
 
 
 
 
 
 
 
 
 

بیست و سوم بهمن 1400



°۵تهران

تغ�رقیمتعنوان

0 (%0)71,990درهم امارات

0 (%0)19,400لير ترکيه

0 (%0)41,800يوان چين

0 (%0)211,400دلار کانادا

0 (%0)286,700فرانک سوئيس

0 (%0)2,810افغاني

0 (%0)191,600دلار استراليا

0 (%0)262,270دلار

0 (%0)299,960يورو

0 (%0)358,060پوند انگليس

 
شنبه ۲۳ بهمن ۱۴۰۰

 
February 12, 2022

یازدهم رجب ۱۴۴۳

مناسبت ها

۲۳ بهمن ولادت امام محمد تقی علیه السلام [ ١٠ رجب ]
۲۳ بهمن زادروز چارلز داروین بنیانگذار نظریه ی فرگشت از طریق انتخاب

[ February 12 ] طبیعی
[ February 14 ] ۲۵ بهمن جشن ولنتاین

۲۶ بهمن ولادت امام علی علیه السلام و روز پدر [ ١٣ رجب ]
۲۸ بهمن وفات حضرت زینب سلام االله علیها [ ١٥ رجب ]

۲۹ بهمن جشن سپندارمذگان و روز عشق
۲۹ بهمن فاجعه انفجار قطار نیشابور [1382 خورشیدی]

اوقات شرعی به افق تهران

طلوع خورشید: ۰۶:۵۵ اذان صبح: ۰۵:۲۹

غروب خورشید: ۱۷:۴۳ اذان ظهر: ۱۲:۱۹

اذان مغرب: ۱۷:۵۹



تغ�رقیمتعنوان

0 (%0)116,290,000سکه امامي

0 (%0)114,480,000سکه بهار آزادي

0 (%0)65,400,000نيم سکه

0 (%0)36,200,000ربع سکه

0 (%0)22,600,000سکه گرمي



 

1- مسئولین از خواب غفلت بیدار شوند ؛ این ملت شایسته هر خدمتی است - روزنامه نسیم خوزستان

2- کدام استان ها از یارانه دستمزد بیشتر استقبال کردند؟ - صداي بورس

3- دولت با تمام توان آماده تقویت بخش تعاون است - خوزنا

4- راه خروج اقتصاد ایراناز اوضاع بحرانی - روزنامه تعادل

5- عامل بازدارنده درتجارت ایران - روزنامه تعادل

6- «مالیات بر عایدي سرمایه» قیمت ها را کاهش می دهد - تحلیل بازار

7- بیش از 27 هزار نفر در مهاباد فعالیت اقتصادي دارند - باشگاه خبرنگاران جوان

8- 5 طرح آموزشی و مسکونی در ایرانشهر افتتاح شد - بازار کار

9- سیر تا پیاز اهمیت و وظایف انجمن هاي علمی/ از کشف معلومات جدید براي رفع مشکلات تا جهت دهی ایده ها به سمت بازار - آنا

10- شکایت صد ها کارمند از تسلا براي تبعیض نژادي و آزار و اذیت - 55 آنلاین

11- آینده کار پس از «استعفاي بزرگ» - روزنامه دنیاي اقتصاد

12- جهاد دانشگاهی در الگودهی علمی و فناورانه پیشرو باشد - ایسنا

13- آیا استاندار گیلان در جایگاهی است که بتواند منتقدان دلسوز را فرصت طلب خطاب کند؟؟!! - اسرار امروز

14- آینده کار پس از «استعفاي بزرگ» - فصل تجارت

15- آینده کار پس از «استعفاي بزرگ» - فصل اقتصاد

16- کارآفرینی و خلاقیت در شرایط استخدامی لحاظ نمی شود - روزنامه کیهان

17- رمز موفقیت بانک اقتصادنوین همسویی با اهداف کلان نظام اقتصادي کشور است - اقتصاد طلایی

18- روزنامه اطلاعات - اتاق ایران: منفی شدن بهره وري براي اقتصاد فاجعه است - روزنامه اطلاعات

19- روزنامه اطلاعات - وزیر تعاون، کار و رفاه: برنامه جامع ریشه کنی فقر، اردیبهشت ارائه می شود - روزنامه اطلاعات

20- 5 طرح آموزشی و مسکونی در ایرانشهر افتتاح شد - باشگاه خبرنگاران جوان

21- عبور از «واقعاً بد» به «نسبتاً خوب» با روش اژه اي - جوان آنلاین

22- کام شیرین معلولان از فروش سیگار - جوان آنلاین

23- 6 زندانی جرائم غیرعمد در رودسر آزاد شدند - توسکانیوز

24- افتتاح بزرگترین سیلوي ذخیره مواد معدنی و کلنگ زنی سومین پتروشیمی در پارسیان - خبرگزاري فارس

25- 69 طرح تولیدي و کارگاهی در هفتکل افتتاح شد - خوزنا

26- سال آینده پالایشگاه نفت بوشهر به بهره برداري می رسد - آنا

27- دانشگاه فنی و حرفه اي سرمایه گذاري براي اشتغال جوانان است - باشگاه خبرنگاران جوان

28- بهره برداري از پالایشگاه نفت بوشهر در سال آینده - فصل تجارت

29- بهره برداري از پالایشگاه نفت بوشهر در سال آینده - خبرگزاري مهر

30- انتقاد شدید از دخالت نمایندگان در عزل و نصب ها - تابناك

31- امام جمعه عسلویه: مشکلات شایسته پایتخت انرژي کشور نیست - خلیج فارس نیوز

32- افزایش قیمت گاز چگونه مدیریت شد؟ - اقتصاددان

33- مراسم 22 بهمن در سراسر ایران| تقدیر از دولت و تیم مذاکره کننده در قطعنامه پایانی - روز نو



34- سرمایه گذاري 40 هزار میلیارد تومانی در صنعت نفت با وجود تحریم ها - روزنامه اقتصاد سرآمد

35- جهت دهی اعتبارات بانکی به سمت تولید با اجراي تامین مالی زنجیره اي - روزنامه اقتصاد سرآمد

36- شهرهاي جدید در بودجه 1401نمی گنجند! - روزنامه اقتصاد سرآمد

37- در بودجه 1401 تدارك خوبی براي مردم دید ه ایم - روزنامه اقتصاد سرآمد

38- فعالیت بیش از سه هزار فروند شناور غیرمجاز در مناطق ساحلی خوزستان - روزنامه اقتصاد سرآمد

39- استخرهاي ذخیره آب کشاورزي منابع بالقوه آبزي پروري - روزنامه اقتصاد سرآمد

40- پرورش ماهی "سی باس" با محصول متناسب سازي شده آب هاي شمال و جنوب کشور - روزنامه اقتصاد سرآمد

41- شهرهاي جدید در بودجه 1401نمی گنجند! - روزنامه اقتصاد سرآمد

42- منابع تامین اجتماعی حق الناس بوده و سوء استفاده از آن تعدي به حقوق صاحبان واقعی است . - نبض خبر

43- توسعه تفکر کارآفرینی در بین جوانان /کار در قالب گروه و جمع موفقیت بیشتر را در پی دارد - ایسنا

44- کسب و کار در شرکت هاي 80 سانتی متري | تولد 56 استارت آپ از دل «توتیا» - همشهري

45- تحقیق و پژوهش محرك اصلی رشد اقتصادي کشور - روزنامه اسکناس

46- افزایش اقتصاد غیررسمی با اجباري شدن" اینماد" - روزنامه اسکناس

47- راه خروج اقتصاد ایران از اوضاع بحرانی - روزنامه اسکناس

48- تحقیق و پژوهش محرك اصلی رشد اقتصادي کشور - روزنامه اسکناس

49- اخبار - روزنامه اسکناس

50- افزایش اقتصاد غیررسمی با اجباري شدن" اینماد" - روزنامه اسکناس

51- اخبار - روزنامه اسکناس

52- تجهیز 55 هزار هکتار از اراضی کشور به سیستم هاي نوین آبیاري - روزنامه اسکناس

53- افتتاح 102 طرح تعاونی با اعتبار 2734 میلیارد تومان - روزنامه اسکناس

54- بهره برداري از ظرفیت جدید پالایشگاه نفت بوشهر در سال آینده - خبرگزاري مهر

55- تلاش وزارت صمت براي کنترل قیمت ها در بازار / نگرانی برخی فروشگاه هاي بزرگ از قطع دست شان از جیب مردم - رشت
امروز

56- گسترش خدمت رسانی و ارتقاي شاخص هاي عملکردي وزارت مردم در مسیر گام دوم انقلاب - سپاهان نیوز

57- روزنامه اطلاعات - پیشنهاد معامله «رمزارزها» در قالب صندوق سرمایه گذاري در بورس - روزنامه اطلاعات

58- در سی ویکمین نشست هیات نمایندگان اتاق بازرگانی تهران مطرح شد پنج چالش بزرگ اقتصاد ایران در سال آینده - اقتصاد
طلایی

59- افتتاح 360 میلیارد ریال طرح کشاورزي و خدماتی در ارزوئیه - سلامت

60- 69 طرح تولیدي و کارگاهی در هفتکل افتتاح شد - مسیر مردم

61- پیگیري مشکلات 18 روستاي بخش مرکزي قم توسط معاون استاندار - خبرگزاري صدا و سیما

62- استاندار کهگیلویه و بویراحمد: زمان عبور از مشکلات اقتصادي فرا رسیده است / دولت دنبال تغییر در کهگیلویه و بویراحمد است
- کبنا نیوز

63- بازدید رییس کل دادگستري آذربایجان غربی و 144 قاضی از زندان ها - روزنامه حمایت

64- خبر - روزنامه حمایت

65- پیچیده ترین جهاد تبیین ،معرفی چهره هاي نفوذي در بدنه نظام اسلامی است - صبج زاگرس

66- تجدید میثاق مدیران ارشد و کارکنان بانک ملی ایران با آرمان هاي امام راحل و شهدا - جامعه ایده آل



67- تبریک مدیرعامل بانک شهر به مناسبت پیروزي انقلاب و سالگرد تاسیس بانک - جامعه ایده آل

68- یونس صابري دستبند ساز دندان طلا بازار - تیتر برتر

69- کار فقط پشت میز نشینی نیست - موج

70- 69 طرح تولیدي و کارگاهی در هفتکل افتتاح شد - ایرنا

71- تصویب «قانون عملیات بانکداري بدون ربا» شاه بیت تحولات بانکی پس از انقلاب - برداشت روز

72- مصرف 23 میلیون متر مکعب سی. ان. جی در روز - دیار کارون

73- برنامه وزارت نفت براي کاهش خام فروشی/ پالایشگاه نفت بوشهر سال آینده به بهره برداري می رسد - عصر خبر

74- بومی سازي 100 درصدي تجهیزات گازسوز خودروها - پانا

75- برنامه وزارت نفت براي کاهش خام فروشی - نفت ما

76- افتتاح طرح توسعه شرکت صنایع پلاستیک گیلان کوب با تسهیلات 140 میلیارد ریالی بانک توسعه تعاون - مستقل آنلاین

77- رئیس شعبه بوشهر بانک توسعه صادرات ایران خبر داد: رشد 92 درصدي تسهیلات اعطایی در 10 ماهه اول سال - اقتصاد طلایی

78- رییس اتاق مشترك بازرگانی ایران و عمان مطرح کرد: نقش ویژه سازمان بنادر در توسعه روابط اقتصادي با همسایگان/ کاهش

هزینه حمل و نقل دریایی؛ شاه کلید توسعه روابط اقتصادي کشورها/ مزیت بنادر عمان براي ... - اقتصاد طلایی

79- عملکرد مثبت بانک هاي خصوصی در رونق تولید و اشتغال - اقتصاد طلایی

80- دخالت گسترده نمایندگان در انتصابات داد امام جمعه باشت را هم درآورد/آقاي استاندار موضوع را به گوش رئیس جمهور

برسان - بویر نیوز

81- پول نفت؛ اقتصاد را دچار بیماري هلندي کرده است - شعار سال

82- ارزش هاي انقلاب اسلامی باید در جامعه تبیین و نهادینه شود - سلامت

83- مدیریت غلط مدیران از علل عقب ماندگی کشور - سلامت

84- پالایشگاه نفت بوشهر سال آینده به بهره برداري می رسد - روزنامه خبر جنوب

85- از پرداخت به موقع اضافه کار و مطالبات تا پاداش سنوات بازنشستگی؛ فرهنگیان منتظر اجراي قانون نظام رتبه بندي هستند -
سرمایه و ثروت

86- مهاجرت معکوس آغاز شد: تاثیر قراداد 25 ساله ایران و چین بر قیمت سکونت در جزیزه کیش - سرمایه و ثروت

87- تولید ثروت در ورزش؛ گفت و گو با صادق درودگر: راه و رسم میلیاردرشدن در فوتبال - سرمایه و ثروت

88- مصرف 23 میلیون متر مکعب سی. ان. جی در روز - فصل اقتصاد

89- مصرف 23 میلیون متر مکعب سی. ان. جی در روز - خوزنا

90- قوتی به بازوي گرد شگري با راه اند ازي بازارچه هاي هنري و صنایع د ستی - روزنامه خبر جنوب

91- خبرهاي خوشی به ملت ایران خواهد رسید - 55 آنلاین

92- قرائت قطعنامه مراسم یوم االله 22 بهمن در بیرجند - باشگاه خبرنگاران جوان

93- باید در فولادشهر قرارگاه خدمت تشکیل شود - ربیع

94- مصرف 23 میلیون متر مکعب سی. ان. جی در روز - فصل تجارت

95- به همت شرکت فولاد اکسین خوزستان انجام شد؛ امضاي تفاهم نامه سه جانبه به منظور فراهم کردن لوله هاي مورد نیاز پروژه

هاي نفت و گاز - امید خوزستان

96- راه خروج اقتصاد ایران از اوضاع بحرانی - بهار نیوز

97- کدام استانها از یارانه دستمزد بیشتر استقبال کردند؟ - خبرخودرو

98- نظام بانکی تحریم ها را مدیریت کرد - روزنامه تجارت



99- برنامه وزارت نفت براي کاهش خام فروشی/ پالایشگاه نفت بوشهر سال آینده به بهره برداري می رسد - خبرگزاري صنایع

100- دولت در اعمال به موقع و موثر مشوق هاي صادراتی خدمات فنی و مهندسی توجه کند/ سقوط آزاد صادرات خدمات فنی و

مهندسی در یک دهه اخیر - خبرگزاري صنایع

101- گسترش خدمت رسانی و ارتقاي شاخص هاي عملکردي وزارت کار در مسیر گام دوم انقلاب - تحلیل بازار

102- بیکاري بزرگ ترین مشکل سیستان و بلوچستان است - آخرین خبر

103- یک بام و چند هوا؟! - خط آفتاب

104- براي توسعه کرمانشاه باید دست به دست هم دهیم - خبرگزاري صدا و سیما

105- حمایت از دولت و نماینده آن در کرمانشاه/ از مطالبه گري تا ارائه پیشنهاد به استاندار - مرصاد نیوز

106- استقلال کشور و تحقق حاکمیت مردم بر سرنوشتشان مهمترین دستاورد انقلاب است - تقریب نیوز

107- مردم با حضور پرشور در راهپیمایی ایستادن پاي ارزش ها را به نمایش گذاشتند - ایلنا

108- تصویب قانون جهش تولید دانش بنیان - پول نیوز

109- برنامه وزارت نفت براي کاهش خام فروشی نفت خام - رادیو اقتصاد

110- نماینده اسدآباد: با مذاکرات و نگاهی که به دنیا داریم، مشکلات حل خواهد شد/ کنایه به روحانی - آفتاب

111- رشد 149 درصدي آموزش مهارتی در بخش خصوصی/ امسال یک میلیون نفرآموزش فنی و حرفه اي دریافت کردند - فصل
اقتصاد

112- فرماندار رفسنجان: زمینه جذب 2 هزار نیروي بومی در صنایع مس شهرستان فراهم شد - ایرنا

113- ملت ایران امروز به دشمنان فهماند پاي نظام و انتخاب آگاهانه خود ایستاده اند - شبستان

114- همراهی دولت و بخش خصوصی براي توسعه اقتصادي کرمانشاه - ایرنا

115- چند درصد متقاضیان تسهیلات تولیدي دریافت کردند؟ - خوزنا

116- رشد 149 درصدي آموزش مهارتی در بخش خصوصی/ امسال یک میلیون نفرآموزش فنی و حرفه اي دریافت کردند - خبرگزاري
فارس

117- متن قطعنامه همدلی مردم مازندران در جشن انقلاب - خبرگزاري صدا و سیما

118- میز خدمت بنیاد شهید و امور ایثارگران در مراسم نمازجمعه - خبرگزاري صدا و سیما

119- گشایش نخستین مرکز مشاوره تخصصی اطلاع رسانی و خدمات کارآفرینی - آنا

120- در قطعنامه 22 بهمن مطرح شد؛ادامه مسیر پر فروغ انقلاب اسلامی عمل به بیانیه گام دوم انقلاب است - حج

121- نومیدي دموکرات ها از انتخاب مجدد جو بایدن! - بهار نیوز

122- تولید صادرات محور، مستلزم برطرف کردن شکاف تکنولوژیک در خطوط تولید است - تحلیل بازار

123- اقتدار ایران کشورهاي متخاصم را پاي میز مذاکره کشانده است - رسا

124- خدمات انقلاب و خیانت هاي دشمن را به مردم بازگو کنیم - خبرگزاري دفاع مقدس

125- کاهش زمان صدور مجوز تاسیس آموزشگاه آزاد فنی و حرفه اي - خوزنا

126- کاهش هزینه تولید در ایران با افزایش روابط اقتصادي با همسایگان - ارانیکو

127- جزئیاتی از کارکرد مرکز آموزش هاي تخصصی دانشگاه آزاد اسلامی سیرجان - آنا

128- قطعنامه پایانی راهپیمایی 22 بهمن؛ اعلام حمایت همه جانبه ملت ایران از جبهه مقاومت و دفاع از فلسطین و قدس اشغالی -
قدس

129- پنجمین اقامتگاه بوم گردي در شهرستان گلبهار توسط بخش خصوصی افتتاح شد - تابناك

130- قطعنامه شوراي تبلیغات اسلامی فارس بدین شرح است - تابناك



131- تحولات اقتصادي در راه است/اشتغال درکهگیلویه وبویراحمدرونق می گیرد - خبرگزاري مهر

132- حضور گسترده مردم سبب ناامیدي دشمنان ایران - خبرگزاري صدا و سیما

133- سیاه معرفی کردن کرمانشاه هنر نیست/ براي چیزي جز خدمت به کرمانشاه نیامده ام - ایلنا

134- تفاوت شرایط کارگري قبل و بعد از پیروزي انقلاب از زمین تا هوا است - دانا

135- تحول در اقتصاد و رونق اشتغال کهگیویه و بویراحمد ظرف یکسال آینده - دانا

136- نماینده مردم اسدآباد در مجلس: عملیات ساخت بیمارستان امیرالمؤمنین(ع) بعداز چند سال توقف آغاز می شود - تسنیم

137- همه باید براي توسعه استان تلاش کنیم - باشگاه خبرنگاران جوان

138- قطعنامه مراسم یوم االله 22 بهمن در خراسان جنوبی - خبرگزاري صدا و سیما

139- انقلاب اسلامی چه کرد / لازمه حفظ نظام توجه به سرمایه اجتماعی است - خبرگزاري قرآن

140- مشکلات زیرساختی در حوزه نفت و گاز اردبیل برطرف می شود/ پیگیر مطالبات اشتغال از وزیر کار هستیم - دانا

141- تصویب «قانون عملیات بانکداري بدون ربا» شاه بیت تحولات بانکی پس از انقلاب - فصل بانک

142- تفاوت شرایط کارگري قبل و بعد از انقلاب از زمین تا هوا است - صاحب نیوز

143- تولید صادرات محور، مستلزم برطرف کردن شکاف تکنولوژیک در خطوط تولید با مشارکت بخش خصوصی است - دانشجو

144- نماینده مجلس: به زودي خبرهاي خوشی به ملت ایران خواهد رسید - ایرنا

145- بکارنگرفتن جوانان هرمزگانی، آنان را خسته کرده است/ بومی گرایی و بومی ستیزي دو لبه تیغ - خبرگزاري فارس

146- راه رهایی از فتنه دشمن تبعیت از ولایت است - خبرگزاري فارس

147- قطعنامه مراسم یوم االله 22 بهمن ماه در رشت - گیلان پیشرو

148- امام جمعه ساري: باید جهاد تبیین را جدي بگیریم/ خیانت هاي دشمنان را به مردم بازگو کنیم - تسنیم

149- استاندار کهگیلویه و بویراحمد: زمان عبور از مشکلات اقتصادي فرا رسیده است/ تحول در اقتصاد و رونق اشتغال استان ظرف

یکسال آینده - صبج زاگرس

150- دشمن با تحریم ها نتوانست اقتصاد ایران را فروپاشی کند - ایسنا

151- 360 هزار میلیارد تومان براي ایجاد اشتغال در استان ها تصویب شد - صراط نیوز

152- بودجه هاي کلان تحقیقی براي ایجاد پارك هاي حفظ ذخایر ژنتیکی و بذري محصولات اختصاص یابد - دانا خبر

153- افتتاح کامل یک واحد تولیدي در اسلامشهر براي 400 نفر شغل ایجاد می کند - تابناك

154- تصویب «قانون عملیات بانکداري بدون ربا» شاه بیت تحولات بانکی پس از انقلاب - فصل اقتصاد

155- حضور در راهپیمایی 22 بهمن - صندوق کارآفرینی امید

156- قطعنامه مراسم راهپیمایی 22 بهمن در لرستان - ایسنا

157- نقش آفرینی دانشگاه سیستان و بلوچستان در حل مشکلات و معضلات منطقه اي - دانشجو

158- تقدیر امام جمعه چرام از نماینده مردم کهگیلویه در مجلس - خبرگزاري قرآن

159- نهضت سوادآموزي و دستاوردهاي نظام تعلیم و تربیت در 4 دهه انقلاب - خبرگزاري قرآن

160- قطعنامه مراسم راهپیمایی 22 بهمن در لرستان - خبرگزاري قرآن

161- حاجی بابایی: هفتاد درصد مشکلات کشور بدون پول رفع می شود/خبرهاي خوشی در راه است - فصل سیاست

162- تحول در اقتصاد و رونق اشتغال استان ظرف یکسال آینده - خبرگزاري صدا و سیما

163- نماینده گناباد: اعمال مالیات بر عایدي از سوداگري ها می کاهد - ایرنا

164- زمان عبور از مشکلات اقتصادي فرا رسیده است/ تحول در اقتصاد و رونق اشتغال استان ظرف یکسال آینده - تابناك



165- جشن ملی 1400/ قرائت قطعنامه پایانی راهپیمایی 22بهمن - خبرگزاري صدا و سیما

166- کردستان باید در کنار کشاورزي و گردشگري به قطب صنعتی تبدیل شود - کرد پرس

167- حضور مردم در صحنه نشانه قوت انقلاب است - روزنامه صبح ساحل

168- جایگاه قرض الحسنه در نظام بانکی ارتقا می یابد - بورس و بانک

169- تصویب «قانون عملیات بانکداري بدون ربا» شاه بیت تحولات بانکی پس از انقلاب - فصل تجارت

170- گسترش خدمت رسانی و ارتقاي شاخص هاي عملکردي وزارت مردم در مسیر گام دوم انقلاب - فصل تجارت

171- گسترش خدمت رسانی و ارتقاي شاخص هاي عملکردي وزارت مردم در مسیر گام دوم انقلاب - فصل اقتصاد

172- گسترش خدمت رسانی و ارتقاي شاخص هاي عملکردي وزارت مردم در مسیر گام دوم انقلاب - فصل اقتصاد

173- خیز دانشگاه آزاد اسلامی البرز براي سرمایه گذاري در حوزه فناوري/ جذب دانش آموز در حوزه مدارس مهارتی افزایش

می یابد - آنا

174- گسترش خدمت رسانی و ارتقاي شاخص هاي عملکردي وزارت مردم در مسیر گام دوم انقلاب - ایرنا

175- گسترش خدمت رسانی و ارتقاي شاخص هاي عملکردي وزارت مردم در مسیر گام دوم انقلاب - فصل تجارت

176- هستیم بر آن عهد که بستیم... - همراز

177- قطعنامه مراسم یوم االله 22 بهمن ماه در رشت - خبرگزاري صدا و سیما

178- قطعنامه پایانی مراسم راهپیمایی 22 بهمن در لرستان - خبرگزاري صدا و سیما

179- متن قطعنامه همدلی مردم استان مرکزي در عید انقلاب 1400 - خبرگزاري صدا و سیما

180- جشن ملی 1400/ قرائت قطع نامه پایانی راهپیمایی 22بهمن - خبرگزاري صدا و سیما

181- استاندار کهگیلویه و بویراحمد: سد تنگ سرخ سال 1401 آبگیري می شود/ اشتغال در کهگیلویه و بویراحمد رونق می گیرد -
تسنیم

182- حاجی بابایی : تدارك خوبی براي مردم در بودجه 1401 دید ه ایم/ 360 هزار میلیارد تومان براي ایجاد اشتغال در استان ها

تصویب شد - تسنیم

183- کاهش زمان صدور مجوز تاسیس آموزشگاه آزاد فنی و حرفه اي - بازار کار

184- توسعه کمی و کیفی دوره هاي مهارت افزایی در دانشگاهها - بازار کار

185- ایجاد سراهاي نوآوري در چهارمحال و بختیاري با همکاري دانشگاه آزاد اسلامی - بازار کار

186- بستر نقش آفرینی تعاونی ها را در تحول اقتصادي کشور فراهم می کنیم - بازار کار

187- کلینیک اشتغال و کارآفرینی در جهاد دانشگاهی بوشهر افتتاح شد - بازار کار

188- میدان کارآفرینی در ساري رونمایی شد - بازار کار

189- رهبري حدود یک دهه است که به اقتصاد دانش بنیان اشاره می کنند - رادیو گفت و گو

190- میدان کارآفرینی در ساري رونمایی شد - افرنگ خبر

191- تاکید بر تبعیت از منویات رهبري در قطعنامه پایانی مراسم 22 بهمن 1400 - بولتن نیوز

192- شهرهاي جدید در جذب جمعیت کلانشهرها موفق نبودند/ مهاجرت مردم از شهرهاي جدید به حاشیه کلانشهرها - فصل اقتصاد

193- تأکید راهپیمایان بر حفظ وحدت و دوري از تفرقه و فتنه - افکارنیوز

194- جشن 43 سال استقامت و عزت در فارس / تجلی غیرت دینی را در انقلاب ببینیم - خبرگزاري قرآن

195- جهاد تبیین؛ فریضه قطعی و فوري براي دستیابی به قله هاي رفیع - خبرگزاري قرآن

196- «مالیات بر عایدي سرمایه» قیمت ها را کاهش می دهد - فراسو



197- انضباط مالی؛ ارمغان طرح تامین زنجیره اي تولید - فراسو

198- تاکید بر تبعیت از منویات رهبري در قطعنامه پایانی مراسم 22 بهمن 1400 - فراسو

199- ادامه مسیر پر فروغ انقلاب اسلامی عمل به بیانیه گام دوم انقلاب است - تقریب نیوز

200- عبدالملکی: زیست بوم ملی اشتغال ایران تهیه می شود - شفقنا

201- روایت استاد اقتصاد دانشگاه ویرجینیاتک آمریکا از شاخص تکان دهنده فاصله طبقاتی در دهه 50/ قطعا شرایط اقتصاد ایران

نسبت به پیش از انقلاب بهتر است - فصل اقتصاد

202- شاخص تکان دهنده فاصله طبقاتی در دهه 50/ قطعا شرایط اقتصادي نسبت به پیش از انقلاب بهتر است - فصل اقتصاد

203- تاکید بر تبعیت از منویات رهبري در قطعنامه پایانی مراسم 22 بهمن 1400 - پایداري ملی

204- قطعنامه پایانی مراسم 22 بهمن 1400 - خلیج فارس نیوز

205- در صدا و سیما کودك همسري و خشونت علیه زنان را تبلیغ می کنند - قلمنا

206- کدام استانها از یارانه دستمزد بیشتر استقبال کردند؟ - ایسنا

207- عبدالملکی :بستر نقش آفرینی تعاونی ها را در تحول اقتصادي کشور فراهم می کنیم - پایگاه دولت

208- در قطعنامه 22 بهمن مطرح شد؛ ادامه مسیر پر فروغ انقلاب اسلامی عمل به بیانیه گام دوم انقلاب است - عصر امروز

209- تاکید بر تبعیت از منویات رهبري در قطعنامه پایانی مراسم 22 بهمن 1400 - همشهري

210- تاکید بر تبعیت از منویات رهبري در قطعنامه پایانی مراسم 22 بهمن 1400 - شبستان

211- دکتر سرکار: ایجاد فرصت اشتغال در شرکت هاي دانش بنیان در کاهش مهاجرت نخبگان مؤثر است - دانشگاه علوم پزشکی تهران

212- توجه به حوزه فناوري کاهش نرخ بیکاري در خوزستان را به دنبال دارد - دیار کارون

213- مجلس براي کمک به دولت سیزدهم با عزم جدي وارد میدان شده است - دیار کارون

214- گسترش سرمایه گذاري با توسعه زیرساخت ها در منطقه اقتصادي لامرد - معدن نیوز

215- عبدالملکی :بستر نقش آفرینی تعاونی ها را در تحول اقتصادي کشور فراهم می کنیم - شبکه ایران

216- ادامه مسیر پر فروغ انقلاب اسلامی، درس آموزي و عمل به بیانیه گام دوم انقلاب است - خبرگزاري فارس

217- در صدا و سیما کودك همسري و خشونت علیه زنان را تبلیغ می کنند - بهار نیوز

218- «تقدیر از تلاش هاي دولت مردمی و خدمت گذار» در قعطنامه راهپیمایی 22 بهمن - ایرنا

219- تاکید بر تبعیت از منویات رهبري در قطعنامه پایانی مراسم 22 بهمن 1400 - روزنامه تجارت

220- انتقاد شدید خانه کارگر یزد از دولت رئیسی - آفتاب

221- تصویب «قانون عملیات بانکداري بدون ربا» شاه بیت تحولات بانکی پس از انقلاب/ نظام بانکی تحریم ها را مدیریت کرد - خبر
فوري

222- قطار افتتاح هاي دهه فجر به ابرکوه رسید - تابناك

223- رصد رسانه ها سه راه حل براي بحران پیش روي بحران صندوق هاي بازنشستگی - قم پرس

224- پیش بینی برگزاري نمایشگاه هاي ملی و استانی ارائه محصولات مشاغل خانگی - ایسنا

225- تأثیر 835 میلیون دلاري تحریم بر FDI - فصل اقتصاد

226- شاخص تکان دهنده فاصله طبقاتی در دهه 50/ مشکل اصلی اقتصاد ایران عدم دسترسی به بازارهاي جهانی است - فصل اقتصاد

227- شاخص تکان دهنده فاصله طبقاتی در دهه 50/ مشکل اصلی اقتصاد ایران عدم دسترسی به بازارهاي جهانی است - تسنیم

228- دستگاه ها اشرافی به قانون صدور مجوز کسب و کار ندارند - باشگاه خبرنگاران جوان



229- خانه کارگر یزد: وقتی معاون وزیرکار در مقابل دوربین صداوسیما اعلام می کند خط فقر 4 میلیون تومان است باید فاتحه

وزارت کار را بخوانیم / افرادي در وزارت کار روي کار آمده اند که نگاه کمیته امدادي دارند - انتخاب

230- تخصیص اعتبار 57 میلیاردي براي حمایت از تسهیلات خرد و خانگی گیلان - ایسنا

231- دومین دوره مسابقات برنامه نویسی آنلاین دانشگاه شریف 12 اسفندماه آغاز می شود - دانشجو

232- مجلس با عزم جدي براي کمک به دولت سیزدهم وارد میدان شده است - تهران نیوز

233- افتتاح 7 طرح تعاونی در آذربایجان شرقی - تبریز من

234- تصویب «قانون عملیات بانکداري بدون ربا» شاه بیت تحولات بانکی پس از انقلاب/نظام بانکی تحریم ها را مدیریت کرد -
کیوسک خبر

235- «مالیات بر عایدي سرمایه» قیمت ها را کاهش می دهد - شبکه بانک و بیمه

236- 44 خانوار زیر پوشش کمیته امداد شِشتَمَد خراسان رضوي خانه دار شدند - ایرنا

237- توسعه زیرساخت ها موجب رفع محرومیت می شود - روزنامه عصر اقتصاد

238- محرومیت زدایی و اشتغال زایی اهداف فولاد مبارکه در مسیر توسعه هرمزگان است - روزنامه عصر اقتصاد

239- کلنگ احداث یک واحد پتروشیمی در پارسیان به زمین زده شد - خبرگزاري فارس

240- ضعف مشهود مدیریتی و برنامه ریزي در جشنواره آدم برفی همدان - موج

241- توسعه کمی و کیفی دوره هاي مهارت افزایی در دانشگاهها - خبرگزاري مهر

242- تحقیق و پژوهش محرك اصلی در رشد اقتصاد کشور است/ تجربه فناوري هاي نوین موجب توسعه تولید می شود - میزان

243- ایجاد سراهاي نوآوري در چهارمحال و بختیاري با همکاري دانشگاه آزاد اسلامی - آنا

244- «مالیات بر عایدي سرمایه» قیمت ها را کاهش می دهد - تجارت گردان

245- چهار میلیون و 290 هزار مرسوله پستی امسال در کرمانشاه جابجا شد - ایرنا

246- افتتاح کامل یک واحد تولیدي در اسلامشهر براي 400 نفر شغل ایجاد می کند - ایرنا

247- بازدید رئیس دستگاه قضا از زندان مرکزي اصفهان/ گفت و گوي محسنی اژه اي با محکومان حوادث آبان 98 - الف

248- تامین سلامت بانوان ، تضمین سلامت ونهادینه شدن فرهنگ ورزش در خانواده وجامعه - سلامت

249- یک مرکز نیکوکاري و 8 واحد مسکن مددجویی در بروجن افتتاح شد - باشگاه خبرنگاران جوان

250- عملیات اجرایی شبکه داخلی پروژه فاضلاب و خط انتقال دوم آب ماکو آغاز شد - ایرنا

251- انجام بیش از 350 عنوان پروژه و پیمایش/ طراحی مدل مشارکتی با بخش خصوصی براي تامین منابع مالی اکتشافات - بیرونیت

252- ضعف مدیریت گریبانگیر وزارت کار/ مدیریت بحران هاي بنگاه هاي اقتصادي، تولیدي نیازمند مدیران آگاه است - ایلنا

253- بازگشت دانشگاه هاي کشور به آموزش مجازي / از اجراي شفافیت در شهرداري کرمان تا تخریب ساخت وسازهاي دولتی در

حریم رودخانه کرج - دانشجو

254- «مالیات بر عایدي سرمایه» قیمت ها را کاهش می دهد - ایبنا

255- 2 هزار و 733 زندانی آذربایجان غربی از ارفاق و تخفیف قانونی بهره مند شدند - باشگاه خبرنگاران جوان

256- تخصیص 400 میلیارد تومان اعتبار براي طرح آبرسانی بن به بروجن - باشگاه خبرنگاران جوان

257- بدهی هاي زیاد دولت به شرکت هاي بیمه تأمین اجتماعی/ در تنظیم بودجه 1401 به ''معیشت مردم'' توجه ویژه شد - تسنیم

258- جذب و تامین نیروي انسانی صنایع در هرمزگان از طریق استانداري انجام می شود - ایرنا

259- سازمان خصوصی سازي پیگیر تخلفات در واگذاري شرکت فروشگاه هاي زنجیره اي رفاه باشد - قم پرس

260- شمول مالی پست بانک ایران در کشور به 54 درصد افزایش پیدا کرده است - رصد اقتصادي



261- سد آبریز؛ سیاستی آمایشی در بخش کشاورزي - کبنا نیوز

262- کلنگ زنی بزرگترین مجتمع خدمات رفاهی و گردشگري کشور در خوزستان - هما خوزستان

263- هفت طرح تعاونی در ایلام با حضور معاون اول رئیس جمهور افتتاح شد - ایرنا

264- اخبار خراسان جنوبی/ خراسان جنوبی پیشتاز در تهاترهاي بانکی و مالیاتی براي توسعه راه ها - روزنامه بیرجند امروز

265- افتتاح چندین طرح عمرانی و محرومیت زدایی در نهاوند+ تصاویر - گرو نهاوند

266- نمایشگاه تخصصی صنعت نفت ،نقطه عطفی براي انعقاد قراردادهاي آینده - نبض شهر

267- شمول مالی پست بانک ایران در کشور به 54 درصد افزایش پیدا کرده است - شما و اقتصاد

268- 80 درصد کالاهاي صنعت نفت، بومی سازي شده است - حبیب خبر

269- فرماندار شهرستان هفتکل: حمایت از سرمایه گذاري در حوزه اشتغال اولویت دولت آیت االله رییسی است - خبر فوري

270- آغاز عملیات ساخت پست 132/20 کیلوولت شهرك صنعتی گناباد - ایسنا

271- اعطاي 15 میلیارد تومان تسهیلات به شرکت هاي دانش بنیان در گلستان/ فعالیت 12 مرکز نوآوري رشد در گلستان - خبرگزاري
فارس

272- تولید مهم ترین مولفه اقتدار کشور است - خبرگزاري دفاع مقدس

273- دانشگاه فنی حرفه اي در واقع سرمایه گذاري براي اشتغال جوانان است - خبرگزاري مهر

274- مروري بر 43 سال تلاش براي اسلامی سازي نظام تعلیم و تربیت + فیلم - شعار سال

275- تصویب «قانون عملیات بانکداري بدون ربا» شاه بیت تحولات بانکی پس از انقلاب؛ نظام بانکی تحریم ها را مدیریت کرد - خبر
آنلاین

276- افتتاح 102 طرح تعاونی با اعتبار 2734 میلیارد تومان - آنا

277- «میدان کارآفرینی» در ساري رونمایی شد - سلامت

278- آلبرت بغزیان، اقتصاددان: افزایش 37 درصدي پایه پولی یعنی یک پولی زیاد تر از بحث عرضه، تزریق می شود / رییس بانک

مرکزي اقتصاددان نیست - دیده بان ایران

279- بومی سازي در فولاد مبارکه نهادینه شد/امضاي 9 تفاهم نامه براي ارتقاي دانش و صنعت بومی فولاد کشور/بهار افتتاح طرح

هاي شرکت آلومیناي ایران در سال جدید - بولتن نیوز

280- افتتاح 380 پروژه صنعتی بخش خصوصی و 37 پروژه عمرانی شهرك هاي صنعتی/ آغاز واگذاري 123 قطعه زمین در شهرك

صنعتی بعثت - قلم پرس

281- تصویب "قانون عملیات بانکداري بدون ربا" شاه بیت تحولات بانکی پس از انقلاب - فراسو

282- چهار طرح صنعتی، خدماتی و برق رسانی در رودان افتتاح شد - خبرگزاري مهر

283- 4 پروژه با اعتبار 104 میلیارد ریال در قشم افتتاح شد - خبرگزاري مهر

284- شرکت هاي ملی به وظایف خود در بحث اشتغال عمل کنند - حبیب خبر

285- بهره برداري و کلنگ زنی 6 پروژه راهداري در خوزستان - ایسنا

286- حل مشکلات آبی در کرمانشاه وضعیت اشتغال منطقه را متحول می کند - باشگاه خبرنگاران جوان

287- معاون اشتغال و کارآفرینی تعاون کار و رفاه اجتماعی استان خوزستان: ایجاد حتی یک شغل در جامعه ارزشمند است - خبر
فوري

288- افتتاح 44 واحد مسکونی طرح اقدام ملی مسکن در مهریز - یزدي نیوز

289- دستور اژه اي براي «اِعمال ارفاقات قانونی» در قبال پرونده 4 تن از محکومان آبان 98 - بیتوته

290- 4 پروژه با اعتبار 104 میلیارد ریال در قشم افتتاح شد - خبرگزاري فارس



291- شرکت هاي ملی در خوزستان به وظایف خود در بحث اشتغال عمل کنند - رهیاب

292- تجلیل از صادرکنندگان نمونه منطقه آزاد انزلی با تاکید بر حمایت از فعالین اقتصادي - دیار میرزا

293- 380 واحد تولیدي و 37 طرح عمرانی در شهرك هاي صنعتی آذربایجان شرقی افتتاح شد - نصر

294- از افتتاح و کلنگ زنی 11 پروژه برق رسانی دنا تا مرغ داري مدرن در روستاي چنگلوا کهگیلویه (+ تصاویر ) - کبنا نیوز

295- باید نقش آذربایجان غربی در پازل ملی نمود یابد - ایسنا

296- بیکاري 50 ساله در کرمانشاه با رفع موانع کارآفرینی حل می شود - باشگاه خبرنگاران جوان

297- ضرورت شکل گیري اکوسیستم نوآوري در صنعت فولاد - رصد اقتصادي

298- بازدید رئیس دستگاه قضا از زندان مرکزي اصفهان/ گفت و گوي محسنی اژه اي با محکومان حوادث آبان 98 - خبرگزاري دفاع
مقدس

299- رشد پوشش بیمه به 70 درصد رسیده است - آنا

300- افتتاح همزمان 102 طرح تعاونی در کشور با اشتغال بیش از 7 هزار نفر - لیجار

301- سیلوهاي ذخیره مواد معدنی و ترمینال سالکو در منطقه ویژه پارسیان به بهره برداري رسید - شبستان

302- 4 پروژه عمرانی و زیربنایی در منطقه ویژه اقتصادي پارسیان کلنگ زنی شد - شبستان

303- افتتاح 40 پروژه با اعتبار 2514 میلیارد ریال در قرچک - شبستان

304- به همت شرکت فولاد اکسین خوزستان انجام شد؛ امضاي تفاهم نامه سه جانبه به منظور فراهم کردن لوله هاي مورد نیاز پروژه

هاي نفت و گاز - دنیاي معدن

305- نخستین مرکز مشاوره و خدمات کارآفرینی در یزد افتتاح شد - موج

306- 380 واحد تولیدي و 37 طرح عمرانی در شهرك هاي صنعتی آذربایجان شرقی افتتاح شد - ایرنا

307- تعاونی بهترین نماد مشارکت مردم است - افرنگ خبر

308- به مناسبت دهه فجر افتتاح طرح هاي مرتبط با دامپزشکی در دهه فجر - قم پرس

309- سه واحد صنعتی در دامغان به بهره برداري رسید - باشگاه خبرنگاران جوان

310- مرکز نوآوري علوم مهندسی دانشگاه شیراز آغاز به کار کرد - باشگاه خبرنگاران جوان

311- حضور در آیین رونمایی از میدان کارآفرینی - صندوق کارآفرینی امید

312- سیلوهاي ذخیره مواد معدنی و ترمینال سالکو در منطقه ویژه پارسیان به بهره برداري رسید - دنیاي معدن

313- تبریک مدیرعامل بانک شهر به مناسبت پیروزي انقلاب و سالگرد تاسیس این بانک - رصد اقتصادي

314- اختصاص خط اعتباري 20 هزار میلیارد ریالی بانک توسعه تعاون از جمله مهم ترین اقدامات حوزه تعاون بوده است - رصد
اقتصادي

315- در جنگ ترکیبی اقتصادي باید تهاجمی عمل کرد/گلوگاه هاي فساد باید بسته شود - شهر فردا

316- فرایند قانونی اصلاح همسان سازي حقوق بازنشستگان فولاد در دست اقدام است - شهر فردا

317- چرا برخی افراد زود جوش می آورند؟! - پارسینه

318- مادران شاغل و اختلال یادگیري فرزندان - پارسینه

319- بازدید اژه اي از زندان اصفهان/ گفتگوي قاضی القضات با 4 محکوم آبان 98/ صدور دستور اِعمال ارفاقات قانونی در پرونده

متهمان - عصر خبر

320- گسترش سرمایه گذاري با توسعه زیرساخت ها در منطقه ویژه اقتصادي لامرد - فرینا

321- تجلیل از صادرکنندگان نمونه منطقه آزاد انزلی - فرینا

322- میدان کارآفرینی در ساري رونمایی شد/ راه اندازي 6 کافه اشتغال - خبرگزاري مهر



323- دومین استارتاپ «هه بر» در ایلام آغاز شد - تابناك

324- تدوین شش برنامه اصلی در حوزه اقتصادي - مرور

325- رونمایی از «میدان کارآفرینی» در مرکز مازندران - ایلنا

326- استفاده از ظرفیت مجلس براي حمایت از مراکز دانش بنیان نفتی - خوزنا

327- افزایش 37 درصدي پایه پولی یعنی یک پولی زیاد تر از بحث عرضه، تزریق می شود / رییس بانک مرکزي اقتصاددان نیست/

او همانطور که پیگیر مبانی فقهی است، در بحث تبعات اقتصادي افزایش پایه پولی هم پیگیر باشد ... - خبر فوري

328- توزیع 500 بسته معیشتی در تویسرکان - خبرگزاري قرآن

329- جهاد تبیین راهکار مقابله با جریان تحریف است - خبرگزاري قرآن

330- تصویب «قانون عملیات بانکداري بدون ربا» شاه بیت تحولات بانکی پس از انقلاب/نظام بانکی تحریم ها را مدیریت کرد - فصل
بانک

331- گفت و گوي محسنی اژه اي با محکومان حوادث آبان 98 - فردا نیوز

332- بازدید رئیس دستگاه قضا از زندان مرکزي اصفهان/ گفت و گوي محسنی اژه اي با محکومان حوادث آبان 98 - خبرگزاري فارس

333- افتتاح دو طرح کشاورزي و ورزشی در خاتم - تابناك

334- اشتغال زایی مهمترین مسئولیت اجتماعی صنایع است - ایراسین

335- بیست و دوم بهمن فرصتی است تا داشته هایمان را فراموش نکنیم و ضمن تلاش براي اصلاح و بهبود شرایط، شاکر نعمت انقلاب

اسلامی باشیم - تجارت گردان

336- ضرورت شکل گیري اکوسیستم نوآوري در صنعت فولاد - تجارت گردان

337- بزرگ ترین کارخانه تولید آرد بابل افتتاح شد - ایرنا

338- تربیت تکنسین هاي مهارتی زمینه ساز ایجاد اشتغال و کارآفرینی است - باشگاه خبرنگاران جوان

339- ذخیره سازي مناسب سیب زمینی مورد نیاز بازار در کشور - فصل اقتصاد

340- آغاز عملیات اجرایی چهار طرح عمرانی و زیربنایی در منطقه ویژه اقتصادي پارسیان - روزنامه صبح ساحل

341- تصویب «قانون عملیات بانکداري بدون ربا» شاه بیت تحولات بانکی پس از انقلاب/نظام بانکی تحریم ها را مدیریت کرد - فصل
اقتصاد

342- آزمایشگاه تخصصی جهاد دانشگاهی در شهر قاین افتتاح شد - ایرنا

343- فرماندار: 41 طرح عمرانی و اقتصادي در میامی افتتاح و کلنگ زنی شد - ایرنا

344- کلنگ ساخت 16 خانه بهداشت در بخش مرکزي نیکشهر به زمین زده شد - ایرنا

345- پژوهش اجتماعی دانشگاهیان و صلح آفرینی در منطقه فرهنگی نوروز - قم پرس

346- افتتاح 55 طرح عمرانی، خدماتی و کشاورزي در کرمانشاه - خبرگزاري صدا و سیما

347- گسترش سرمایه گذاري با توسعه زیرساخت ها در منطقه ویژه اقتصادي لامرد - خبرگزاري صدا و سیما

348- تجدید میثاق مدیران ارشد و کارکنان بانک ملی ایران با آرمان هاي امام راحل و شهدا - کیوسک خبر

349- اختصاص خط اعتباري 20 هزار میلیارد ریالی بانک توسعه تعاون از جمله مهم ترین اقدامات حوزه تعاون بوده است - کیوسک
خبر

350- متفاوت ترین ، کامل ترین و مدرن ترین مجتمع خدماتی، رفاهی و گردشگري در کشور احداث خواهد شد - خبر فوري

351- وزیر کار: بستر نقش آفرینی تعاونی ها را در تحول اقتصادي کشور فراهم می کنیم - میزان

352- اراضی کشاورزي مازندران توسط قرارگاه خاتم زهکشی می شود/ افتتاح 59 پروژه کشاورزي استان در دهه فجر - خبرگزاري
فارس



353- مشکلات معیشتی درزنان سرپرست خانوار - گیرا آنلاین

354- رونمایی از پلتفرم کارلینک در نمایشگاه ملی فولاد - معدن نامه

355- نهایت تلاش خود را براي رفع مشکلات زندانیان به کار خواهم گرفت - خبرگزاري مهر

356- بازدید رئیس قوه قضاییه از بخش هاي مختلف زندان مرکزي استان اصفهان - پارسینه

357- گسترش سرمایه گذاري با توسعه زیرساخت ها در منطقه ویژه اقتصادي لامرد - سیماي اقتصادي

358- تصویب «قانون عملیات بانکداري بدون ربا» شاه بیت تحولات بانکی پس ازانقلاب/نظام بانکی تحریم ها را مدیریت کرد - فصل
اقتصاد

359- تهاتر نفت خام با قرارگاه خاتم در ازاي تکمیل مصلاي تهران - فرارو

360- شرکت هاي ملی در خوزستان به وظایف خود در بحث اشتغال عمل کنند - روزنامه رویداد امروز

361- پروژه فروآلیاژ در اسلام آبادغرب افتتاح شد/ استارت عملیات اجرایی 11 پروژه آبرسانی در 65 روستاي شهرستان - مرصاد نیوز

362- تصویب «قانون عملیات بانکداري بدون ربا» شاه بیت تحولات بانکی پس از انقلاب/نظام بانکی تحریم ها را مدیریت کرد -
خبرگزاري فارس

363- افتتاح 102 طرح تعاونی با اعتبار 2734 میلیارد تومان - باشگاه خبرنگاران جوان

364- شرکت هاي ملی در خوزستان به وظایف خود در بحث اشتغال عمل کنند - فصل تجارت

365- زمینه اشتغال120 بانوي قالیباف در چهارباغ مهیا شد - ایرنا

366- بیش از 600 پروژه در دهه فجر در استان قزوین افتتاح شد/ اشتغال زایی براي بیش از 4 هزار نفر - دانا

367- تلاش براي رفع مشکلات زندانیان و اِعمال ارفاقات قانونی - خبرگزاري صدا و سیما

368- خبر هاي پُر بازدید بیست ویکم بهمن خبرگزاري صدا و سیماي فارس - خبرگزاري صدا و سیما

369- بازدید محسنی اژه اي از بخش هاي مختلف زندان مرکزي استان اصفهان - فصل سیاست

370- 102 طرح تعاونی با ایجاد فرصت شغلی براي 7081 نفر در سراسر کشور افتتاح شد - فصل اقتصاد

371- افتتاح 3 پست اسکله آلومینومی در جنوب ایران - فصل اقتصاد

372- بهره برداري از 110واحد پنل خورشیدي در استان هرمزگان - روزنامه صبح ساحل

373- بهره برداري از کارخانه بسته بندي آبزیان و کنسرو ماهی در بندرلنگه - روزنامه صبح ساحل

374- رونمایی از «میدان کارآفرینی» در ساري - ایسنا

375- منابع تسهیلات بانکی ویژه طرح هاي اشتغال زا و خانگی تأمین می شود - خبرگزاري فارس

376- چگونه تولیدي خانگی با سرمایه کم و سود بالا راه اندازي کنیم؟ - تفاهم آنلاین

377- راه اندازي مرکز نوآوري تخصصی علوم مهندسی دانشگاه شیراز - دانشجو

378- سردخانه 2500تنی شهرك صنعتی پارسیان افتتاح شد - تابناك

379- بازدید حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي از بخش هاي مختلف زندان مرکزي استان اصفهان - میزان

380- چرا اوضاع عربستان با وجود فساد و مشکلات داخلی از ما بهتر است؟ - خبرگزاري مهر

381- شرکت هاي ملی در خوزستان به وظایف خود در بحث اشتغال عمل کنند - ایسنا

382- تبریک مدیرعامل بانک شهر به مناسبت پیروزي انقلاب و سالگرد تاسیس بانک - تجارت گردان

383- افتتاح 7 طرح تعاونی در استان ایلام - باشگاه خبرنگاران جوان

384- قطار بهره برداري از طرح هاي دهه فجر به شهرستان اردل رسید - باشگاه خبرنگاران جوان

385- افتتاح 3 پست اسکله آلومینومی در جنوب ایران - فصل تجارت

386- افزایش شمول مالی پست بانک ایران در کشور به 54 درصد - فراسو



387- استان کردستان باید در کنار کشاورزي و گردشگري به قطب صنعتی تبدیل شود - تسنیم

388- تشریح مصوبات سفر رئیس جمهوري به گیلان - شعار سال

389- دستورالعمل رویداد ملی صنایع خلاق و فناوري هاي فرهنگی دانشگاه آزاد اسلامی ابلاغ شد - آنا

390- رویکرد دانشگاه هاي یزد در دهه چهارم انقلاب تبیین شد - خبرگزاري قرآن

391- 40درصد ظرفیت تولید در ذوب آهن هم اکنون معطل مواد اولیه است - معدن نامه

392- تولید روزانه 150 تن آرد در بابل - تابناك

393- ایجاد فرصت شغلی براي 7 هزار نفر در وزارت کار با 102 طرح تعاونی - برنا نیوز

394- احداث 3208 مسکن محرومان در استان فارس آغاز شد - ایرنا

395- جوانان بومی جویاي کار در سایت استانداري هرمزگان نام نویسی کنند - خبرگزاري صدا و سیما

396- افتتاح و آغاز اجراي 18 طرح در شهرستان اردل + فیلم - خبرگزاري صدا و سیما

397- توسعه صنعتی استان سمنان با راه اندازي 250 واحد تولیدي - باشگاه خبرنگاران جوان

398- تجلیل از صادرکنندگان نمونه منطقه آزاد انزلی - صفیر گیلان

399- نقش مراکز مثبت بهزیستی کرمانشاه در ارایه خدمات به جامعه مطلوب است - ایرنا

400- مشکلات شهرك صنعتی گناباد با حضور استاندار خراسان رضوي مورد بررسی قرار گرفت - خبرگزاري فارس

401- 91 پروژه در سطح شهرستان البرز احداث و کلنگ زنی شد - صبح قزوین

402- اهداي 443 سري جهیزیه به نوعروسان نیازمند استان هرمزگان - خبرگزاري مهر

403- انتقاد معاون اول رئیس جمهور از تعدد مراکز تصمیم گیري - تسنیم

404- هادي محقق: استفاده از بازیگر لطمه جبران ناپذیري به «درب» می زد - پانا

405- در دهمین روز از دهه فجر 37 پروژه در نهاوند افتتاح و کلنگ زنی شد - ایسنا

406- 26 سري جهیزیه به نوعروسان تحت پوشش کمیته امداد اهر اهداء شد - ایسنا

407- بستر نقش آفرینی تعاونی ها را در تحول اقتصادي کشور فراهم می کنیم - عصر پرس

408- افتتاح واحد پرورش شتر مرغ در نهاوند - فریاد نهاوند

409- تعاونی بهترین نماد مشارکت مردم است/ دولت با تمام توان آماده تقویت بخش تعاون است - قم پرس

410- تعاونی بهترین نماد مشارکت مردم است - شبکه خبر

411- نخستین کانون فرهنگی و تربینی شهرستان کارون افتتاح شد - ایرنا

412- واگذاري خودرو به مددجویان کمیته امداد - روزنامه نصف جهان

413- بستر نقش آفرینی تعاونی ها را در تحول اقتصادي کشور فراهم می کنیم - نصر

414- بازگشت سریع سرمایه با افزایش سهم سی ان جی در سبد سوخت خودروها - نبض نفت

415- توسعه صنعتی سمنان با راه اندازي 250 واحد تولیدي - خبرگزاري صدا و سیما

416- بهره مندي دزفولی ها از طرح هاي تولیدي خدماتی دهه فجر - خبرگزاري صدا و سیما

417- هم افزایی شرکت هاي بزرگ اقتصادي راهبردي موثر براي مقابله با تحریم هاست - فصل سیاست

418- دولت با تمام توان آماده تقویت بخش تعاون است - فصل سیاست

419- تعاونی بهترین نماد مشارکت مردم است/ دولت با تمام توان آماده تقویت بخش تعاون است - فصل سیاست

420- ایجاد فرصت شغلی براي 7 هزار نفر در وزارت کار با 102 طرح تعاونی - ایلنا

421- تنها از 20 درصد ظرفیت موجود بنادر گیلان استفاده می شود - شبستان



422- «ضد» اثري دغدغه مند و البته با اشتباهاتی ویژه در ژانر سینماي استراتژیک - دانشجو

423- افتتاح 102 طرح تعاونی توسط معاون اول رئیس جمهور - مشرق

424- بستر نقش آفرینی تعاونی ها را در تحول اقتصادي کشور فراهم می کنیم - بولتن نیوز

425- وعده وزیر کار به تعاونی ها - آفتاب

426- تدوین شاخص هاي بررسی عملکرد دستگاه هاي اجرایی در حوزه تعاون در دستور کار است - سروش نیوز

427- 179 مصوبه رهاورد سفر رئیس جمهور به گیلان - آرا نیوز

428- انتقاد معاون اول رئیس جمهور از تعدد مراکز تصمیم گیري - خبرگزاري فارس

429- همکاري دولت و مجلس در عدم اجراي منویات مقام معظم رهبري در مناطق آزاد - اخبار مناطق آزاد

430- بخش ویژه اي براي نوقلمان جشنواره در نظر گرفته شود/ لزوم توجه به بحث هاي تربیتی در رقابت هاي فرهنگی - کتاب ایران

431- تعاونی بهترین نماد مشارکت مردم است - تحلیل بازار

432- تجدید میثاق مدیران ارشد و کارکنان بانک ملی ایران با آرمان هاي امام راحل و شهدا - آریا نیوز

433- درقائم شهر 8071 نفر تحت حمایت کمیته امداد قراردارند و ازخدمات این نهاد بهره مند هستند - آریا نیوز

434- بهره برداري 191 طرح عمرانی در چهارمحال و بختیاري - آریا نیوز

435- افتتاح 40 پروژه با اعتبار 2514 میلیارد ریال در قرچک/ 164 طرح اشتغالزا توسط بنیاد برکت به بهره برداري می رسد - آریا
نیوز

436- افتتاح چهار واحد صنعتی با اعتبار 675 میلیارد ریال در شهرك صنعتی قرچک - آریا نیوز

437- برگزاري کلاس هاي ترویجی طرح جهش تولید در دیمزارها/توزیع بیش از هزار تن کود در بین کشاورزان منطقه - آریا نیوز

438- بستر نقش آفرینی تعاونی ها را در تحول اقتصادي کشور فراهم می کنیم - تحلیل بازار

439- صدور 16 مجوز مشاغل خانگی در نکا/6 میلیارد تسهیلات پرداخت شد - آریا نیوز

440- عوامل پایه اي موفقیت پیاده سازي و طراحی مدل پایه (B1) 3PL در شرکت هاي خودروسازي - تین نیوز

441- ایجاد 500 هزار شغل در حوزه روستایی در سال 1401 - خوزنا

442- توسعه فضاي کارگاهی و تجهیز آزمایشگاه هاي دانشگاه فنی و حرفه اي سمنان - ایسنا

443- افتتاح طرح تولید مبل و تخت کودك در روستاي دهنو استان چهار محال و بختیاري - صندوق کارآفرینی امید

444- حمایت بانک ها از ایجاد طرح هاي سرمایه گذاري و زیرساختی در کردستان الزامی است - شبستان

445- 110واحد پنل خورشیدي در استان هرمزگان به بهره برداري رسید - شبستان

446- مرکز جامع درمان اعتیاد زنان به زودي در کرمانشاه راه اندازي می شود/ کمک 27 میلیارد و 700 میلیون تومانی خیرین به

بهزیستی کرمانشاه - فرتاك نیوز

447- بهره برداران کشاورزي خراسان شمالی 11 هزار نفر روز آموزش دیدند - ایانا

448- 37 پروژه کشاورزي، عشایري و تعاون روستایی در خراسان شمالی به بهره برداري رسید - ایانا

449- ضوابط استفاده از سهمیه بهیاران در کنکور 1401 اصلاح شد - آنا

450- بستر نقش آفرینی تعاونی ها را در تحول اقتصادي کشور فراهم می کنیم - برنا نیوز

451- بستر نقش آفرینی تعاونی ها را در تحول اقتصادي کشور فراهم می کنیم - ایمنا

452- تقدیر رئیس دانشگاه پیام نور فارس از کانون هاي برتر فرهنگی استان - شیرازه

453- مسیر استارتاپی ایران به کدام سمت رهسپار است؟ - شعار سال

454- عملیات اجرایی پست توزیع برق گناباد با حضور استاندار خراسان رضوي آغاز شد - ایرنا



455- بازگشت سریع سرمایه با افزایش سهم سی ان جی در سبد سوخت خودروها - ایلنا

456- کشاورزي مازندران باید به سمت کشاورزي صنعتی برود - خبرگزاري صدا و سیما

457- شناسایی سنگ قبر 312 ساله در همدان - خبرگزاري صدا و سیما

458- حل مشکلات آبی در کرمانشاه وضعیت اشتغال منطقه را متحول می کند - آرا نیوز

459- اولین کانون فرهنگی تربیتی شهرستان کارون افتتاح شد - آرا نیوز

460- رئیس مجمع نمایندگان کردستان در مجلس: فرش بیجار را باید بار دیگر در جهان زنده کنیم - تسنیم

461- بیکاري 50 ساله در کرمانشاه با رفع موانع کارآفرینی حل می شود - آرا نیوز

462- 110واحد پنل خورشیدي در هرمزگان به بهره برداري رسید - خبرگزاري مهر

463- معاون اول رئیس جمهور: حل مشکلات تعاونی ها نیاز به منابع مالی ندارد - میزان

464- وزیر کار: بستر نقش آفرینی تعاونی ها را در تحول اقتصادي کشور فراهم می کنیم - میزان

465- تدوین شاخص هاي بررسی عملکرد دستگاه هاي اجرایی در حوزه تعاون در دستور کار است - خبرگزاري صنایع

466- افتتاح چند طرح به مناسبت دهه فجر در خراسان رضوي - خبرگزاري صدا و سیما

467- لغو تحریم درآمد ارزي چند میلیاردي براي فیروزه کاري دارد| چالش جدیدصنایع دستی،قطع بیمه - تحلیل بازار

468- وزیر کار: بستر نقش آفرینی تعاونی ها را در تحول اقتصادي کشور فراهم می کنیم - فصل تجارت

469- وزیر کار: بستر نقش آفرینی تعاونی ها را در تحول اقتصادي کشور فراهم می کنیم - ایرنا

470- راه اندازي نخستین تاکسی هوایی کشور در مازندران/گام اول براي تحول خدمات گردشگري برداشته شد - دانا

471- وقتی محصولات تنها گلخانه هوشمند کشور در کرج با ربات برداشت می شود/ کاهش 80 درصدي مصرف آب و عدم استفاده از

خاك براي کشت - دانا

472- وزیر کار: بستر نقش آفرینی تعاونی ها را در تحول اقتصادي کشور فراهم می کنیم - فصل اقتصاد

473- تعاونی بهترین نماد مشارکت مردم است/ دولت با تمام توان آماده تقویت بخش تعاون است - پایگاه دولت

474- امکان مجدد ثبت نام براي جاماندگان کنکور فراهم شد - روزنامه 19 دي

475- طرح صیانت تصویب نشده، اجرا شد - تیک

476- توسعه امکانات در مناطق دور افتاده از ثمرات انقلاب اسلامی است - تابناك

477- هنرمندان کرمانشاهی تسهیلات بانکی دریافت می کنند - تابناك

478- بهره برداري از 8 طرح تعاونی روستایی در استان - روزنامه نصف جهان

479- وقتی کارآفرینی تمام زندگی ات می شود - افرنگ خبر

480- رسیدگی به مناطق کمتر توسعه یافته اولویت دولت سیزدهم - روزنامه نصف جهان

481- رگولاتور محتاط است / نمی توانیم در کشور داروي جدید ثبت کنیم - آنا

482- بودجه ویژه اي را براي جبران عقب ماندگی ابتدایی ها درنظر گرفته ایم - پانا

483- بازار کم رمق شرکت هاي ساختمانی در بورس - چابک آنلاین

484- امکان مجدد ثبت نام براي جاماندگان کنکور - خبر داغ

485- نخستین شهرك فرآوري طلا در خراسان جنوبی ایجاد می شود - معدن نیوز

486- افتتاح 40 پروژه با اعتبار 2514 میلیارد ریال در قرچک - فصل تجارت

487- تولید جو در خراسان رضوي کاهش 75 درصدي داشته است - خبرگزاري مهر

488- بازدید رئیس اتاق بازرگانی خراسان شمالی از کارگاه هاي خانگی بجنورد - اترك نیوز



489- ضوابط استفاده از سهمیه بهیاران در کنکور 1401 اصلاح شد - خبرگزاري مهر

490- طرح صیانت تصویب نشده، اجرا شد - خبر آنلاین

491- افتتاح بزرگترین کارگاه قالیبافی خراسان شمالی در بجنورد - خبرگزاري فارس

492- مرمت آثار تاریخی و بهره برداري از چند اقامتگاه بوم گردي در خراسان رضوي - ایسنا

493- دومین دوره مسابقات برنامه نویسی آنلاین برگزار می شود - ایستنا

494- توسعه سرمایه گذاري راه حل پایان بحران بیکاري کرمانشاه است - خبرگزاري فارس

495- دانشگاهیان و صلح آفرینی در منطقه فرهنگی نوروز - ایرنا

496- مجتمع قالیبافی در بجنورد افتتاح شد - آخرین خبر

497- عملیات برق رسانی به 14 واحد صنعتی و معدنی در سقز به اتمام رسید - ایرنا

498- تقویت امید به توسعه هرمزگان با روحیه جهادي مدیرعامل فولاد مبارکه - معدن نامه

499- فعال دانشجویی دانشگاه علامه: عده اي تحریم را بهانه اي براي پوشاندن ناکارآمدي هایشان کرده بودند - خبرگزاري فارس

500- افتتاح کارگاه طراحی و بسته بندي محصولات صنایع دستی در زنجان - باشگاه خبرنگاران جوان

501- آغاز عملیات اجرایی 48 طرح بزرگ صنعتی، تحول بنیادي در توسعه اقتصاد کشور است - ایرنا

502- پرداخت 1200میلیارد ریال تسهیلات توسط صندوق استان زنجان - صندوق کارآفرینی امید

503- دیدار با خانواده شهدا روحیه ولایت مداري و دفاع از کشور را تقویت می کند - صندوق کارآفرینی امید

504- راه اندازي دستگاه پیشرفته رادیو تراپی در مرکز درمانی مهدیه همدان - صندوق کارآفرینی امید

505- افتتاح 52 طرح اشتغال بصورت همزمان بمناسبت دهه مبارك فجر - صندوق کارآفرینی امید

506- 102 طرح تعاونی بهره برداري رسید - روزنامه جهان اقتصاد

507- اشتغال بیش 14 هزار نفر در حوزه صنعت، معدن و تجارت خوي - روزنامه بیان ملی

508- اشتغال بیش از 16 هزار نفر در حوزه صمت نقده - روزنامه بیان ملی

509- حل معضل 50 ساله بیکاري کرمانشاه تنها با توسعه سرمایه گذاري میسر است - کرد پرس

510- مبارزه با فساد، ظلم، تبعیض و بی عدالتی از دستاوردهاي انقلاب اسلامی است - کرد پرس

511- برگزاري برنامه هاي متنوع دهه فجر در کهگیلویه و بویراحمد - خبرگزاري صدا و سیما

512- 179 مصوبه رهاورد سفر رئیس جمهور به گیلان - ایلنا

513- یک طرح تعاونی در قزوین افتتاح شد - ایرنا

514- بیکاري 50 ساله در کرمانشاه با رفع موانع کارآفرینی حل می شود - خبرگزاري مهر

515- آشنایی با غارهایی که از از عصر یخبندان به یادگار مانده اند - سلام نو

516- 102 طرح تعاونی با سرمایه گذاري 2 هزار و 734 میلیارد تومان به بهره برداري رسید - فصل سیاست

517- 102 طرح تعاون محور با دستور «مخبر» افتتاح شد - فصل سیاست

518- شش برنامه اصلی گیلان در حوزه اقتصادي با هدف ایجاد فرصت هاي شغلی جدید - جاهد خبر

519- آمار تسهیلات تولید اعلام شد + جزییات - اقتصاد آنلاین

520- اعتماد به نیروهاي شایسته موجب توسعه و پیشرفت می شود - ایسنا

521- کاهش زمان صدور مجوز تاسیس آموزشگاه آزاد فنی و حرفه اي - شهر فردا

522- چند درصد متقاضیان تسهیلات تولیدي دریافت کردند؟ - شهر فردا

523- رشد پوشش تأمین اجتماعی از نرخ کمتر از 20 درصد به 70 درصد پس از انقلاب - شهر فردا



524- امکان مجدد ثبت نام براي جاماندگان کنکور - کرج رسا

525- افتتاح گلخانه گل رز ساحه در شهرستان خاتم - باشگاه خبرنگاران جوان

526- تربیت تکنسین هاي مهارتی زمینه ساز ایجاد اشتغال و کارآفرینی است. - خبر آنلاین

527- بزرگترین موانع پیش روي استارتاپ ها در ایران - بانکداري الکترونیک

528- زکات هنر استاد قالیباف؛ کارآفرینی براي 140 نفر - روزنامه قدس

529- رگولاتور محتاط است / می توانیم در کشور داروي جدید ثبت کنیم - آنا

530- مکتب حاج قاسم سلیمانی نماد کار جهادي است - تسنیم

531- تراشیدن انگشتر به سرانگشت همت در فاروج - خبرگزاري صدا و سیما

532- توزیع نهاده هاي دامی؛ راهی براي رفع مشکل واحد هاي صنعتی و دامداران خرد روستایی - خبرگزاري صدا و سیما

533- افتتاح 1 2 طرح تعاونی با حضور معاون اول رئیس جمهور - تسنیم

534- سهم خراسان شمالی از اعتبارات ملی تنها 8 دهم درصد است - خبرگزاري مهر

535- افزایش اعتبارات محرومیت زدایی در بودجه سال 1401 - خبرگزاري مهر

536- ایجاد بیش از 9000 فرصت شغلی در آذربایجان شرقی - باشگاه خبرنگاران جوان

537- به دنبال توسعه بخش خصوصی در خراسان شمالی هستیم - ایسنا

538- لزوم انعقاد تفاهم نامه هاي منطقه اي براي رفع معضل آب - دیده بان فردا

539- کلینیک اشتغال و کارآفرینی در بوشهر افتتاح شد - افرنگ خبر

540- استاندار در گفت وگوي زنده تلویزیونی با مردم گیلان؛ تشریح مصوبات سفر رئیس جمهوري به گیلان و اثرگذاري آن در توسعه

استان / مشکلات را با رویکرد انقلابی و جهادي رفع می کنیم / شش برنامه اصلی گیلان در ... - جارستان

541- مصون سازي اقتصاد اگر جدي گرفته می شد، معیشت مردم این گونه نبود - روزنامه هگمتانه

542- افتتاح 8 طرح روستایی در فامنین - روزنامه هگمتانه

543- تشریح مصوبات سفر رئیس جمهوري به گیلان و اثرگذاري آن در توسعه استان/ مشکلات را با رویکرد انقلابی و جهادي رفع می

کنیم - ایده آل گیلان

544- تحقق سرمایه گذاري در منطقه ویژه اقتصادي لامرد فارس با توسعه زیرساخت ها - ایرنا

545- تشریح مصوبات سفر رئیس جمهوري به گیلان - پانا

546- جوانان بومی جویاي کار هرمزگانی در پورتال استانداري ثبت نام کنند - موج

547- دستگاه هاي خدمات رسان در عمل به وظایف شان اهتمام ویژه اي داشته باشند/ طرح نهضت ملی مسکن نیاز به مسکن را مرتفع

می کند - موج

548- کاهش زمان صدور مجوز تاسیس آموزشگاه آزاد فنی و حرفه اي - حزب االله نیوز

549- انتقام گیري افراطیون اصلاح طلب از مردم ایران/ «شرکاي دولت روحانی» و بانیان «فتنه و آشوب» شاکی شدند! - پایگاه خبري
598

550- راه چاره ساز براي مقابله با اختلاس - روزنامه جهان صنعت

551- دستیابی به توسعه متوازن اقتصادي و صنعتی با اجراي 48 مگاپروژه - ایران اکونومیست

552- تعلیق پروانه فعالیت رانندگان تاکسی که واکسن نزدند/ واکسیناسیون بیش از 90 درصد تاکسیرانان کرمانی - آرمان کرمان

553- افتتاح 7 پروژه توسعه اي بندر خرمشهر به مناسبت دهه فجر/ظرفیت بندر خرمشهر به 11 میلیون تن در سال افزایش یافت -
سازمان بنادر و دریانوردي

554- تشریح مصوبات سفر رئیس جمهوري به گیلان | افزایش سرعت انتصابات بعد از دهه فجر - گیلان بهتر نوین



555- اجراي 6 برنامه اصلی براي ایجاد فرصت هاي شغلی در گیلان - گیلان پیشرو

556- مطالبات اتحادیه هاي علمی دانشجویی در چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب - خبر داغ

557- یادمان شهداي گمنام دانشگاه آزاد اسلامی سیرجان رونمایی شد - آنا

558- نقش مؤثر دانشگاه فنی و حرفه اي در ایجاد اشتغال پایدار - خبرگزاري قرآن

559- بهره برداري از طرح صنعتی و بومی در روستاي مهرآباد ابرکوه - صندوق کارآفرینی امید

560- تجدید میثاق دکتر رضایی مدیرعامل صندوق و مسئولین دستگاههاي اجرایی استان اردبیل با آرمان هاي امام و شهدا - صندوق
کارآفرینی امید

561- افتتاح متمرکز طرحهاي پرورش ماهی در قفس مشترك با بنیاد برکت با اعتباري بالغ بر 11 میلیارد ریال در شهرستان گمیشان -
صندوق کارآفرینی امید

562- 3 واحد صنعتی در دامغان به بهره برداري رسید - خبرگزاري فارس

563- شرکت ستاره سیمین هرمز برگ زرینی در کارنامه فعالیت سازمان ایمیدرو، منطقه ویژه خلیج فارس و فولاد هرمزگان - معدن
نامه

564- نتایج نهایی آزمون استخدامی دانشگاه ها فردا اعلام می شود - خبرگزاري مهر

565- رشد180 برابري تولید علم در ایران پس از انقلاب اسلامی - خبرگزاري فارس

566- هر مانعی که در مسیر سرمایه گذاران باشد را برمی داریم - ایسنا

567- بهره برداري از چهار طرح تعاونی در سیستان و بلوچستان - ایسنا

568- افتتاح چهار واحد صنعتی با اعتبار 675 میلیارد ریال در شهرك صنعتی قرچک - خبرگزاري فارس

569- افتتاح چهار واحد صنعتی در قرچک - خبرگزاري فارس

570- جوانان بومی جویاي کار هرمزگانی در پورتال استانداري ثبت نام کنند - ایلنا

571- افتتاح اولین سرمایه گذاري خارجی صنعتی در کرمانشاه - ایلنا

572- از پشتیبانی تا کارآفرینی همراه با خانم احمدیان - حوزه نیوز

573- نماینده ولی فقیه در کردستان: روي کارآمدن دولتمرد صالح از اهداف انقلاب اسلامی بود - ایرنا

574- نشست مشترك فراکسیون زنان مجلس با کمیته امور خانواده دوماي روسیه برگزار شد - دانا

575- از ضعف اطلاع رسانی تا رضایت نسبی جوانان از خانه جوان همدان - روزنامه سپهر غرب

576- راه اندازي نمایشگاه دائمی در سلیمانیه عراق توسط یک شرکت نوآور همدانی - روزنامه سپهر غرب

577- تشریح مصوبات سفر رئیس جمهوري به گیلان و اثر گذاري آن در توسعه استان از زبان استاندار / مشکلات با رویکرد انقلابی و

جهادي رفع می کنیم / شش برنامه اصلی گیلان در حوزه اقتصادي با هدف ایجاد فرصت هاي ... - کاشف اسرار

578- ضرورت شکل گیري اکوسیستم نوآوري در صنعت فولاد - پولی مالی

579- چند خبر کوتاه از دهه فجر استان همدان - ایرنا

580- تجلیل از دانشجویان و اساتید برتر پردیس لردگان - آنا

581- هیچ سرمایه گذاري نباید پشت درب هاي بسته اتاق مدیران بنشیند - شمال ما

582- ماشین آلات و تجهیزات فرآوري مواد معدنی بومی سازي شد - دانا خبر

583- شرکت فناور ایرانی موفق به بومی سازي دستگاه آسیاب جداکننده غلتکی شد - دانا خبر

584- ایجاد معاونت فناوري و نوآوري وزارت علوم گامی براي تقویت ارتباط دانشگاه و صنعت - دانا خبر

585- دانشکده مهندسی مواد و متالورژي دانشگاه سمنان افتتاح شد - دانا خبر

586- ضرورت ورود دانشگاه   ها به حل مسائل جامعه - دانا خبر



587- توسعه پارك علم و فناوري دانشگاه تهران در شمال کشور - دانا خبر

588- جزئیات سرمایه گذاري عظیم دولت براي بهبود معیشت مردم/ برگ برنده ایران روي میز مذاکرات وین - قم پرس

589- مصوبه کمیسیون تلفیق بودجه براي افزایش حقوق محیط بانان - دانا

590- نحوه فعالیت مدارس آموزش و پرورش استان مرکزي براي روز شنبه اعلام شد - دیار آفتاب

591- 179 مصوبه رهاورد سفر رئیس جمهور به گیلان/ بیش از 18 هزار میلیارد تومان اعتبار تخصیص یافت - گیلانستان

592- افتتاح بزرگترین کارگاه قالیبافی خراسان شمالی - خبرگزاري صدا و سیما

593- وقتی کارآفرینی تمام زندگی ات می شود - خبرگزاري مهر

594- راه اندازي مرکز نوآوري تخصصی علوم مهندسی دانشگاه شیراز - خبرگزاري صدا و سیما

595- افتتاح اقامتگاه بومگردي و سوییت هاي اقامتی دهکده چوبین نیشابور - آریا نیوز

596- فهرج یکی از 10 شهرستان شایسته «تقدیر ویژه» در رویداد ملی فهما معرفی شد - شبستان

597- ظرفیت ثبت نام ترم جدید دانشگاه آزاد شهرقدس تکمیل شد - آنا

598- افتتاح و آغاز عملیات اجرایی هزار و 127 پروژه دهه فجر در گنبدکاووس - ایرنا

599- 441 طرح و پروژه عمرانی در استان افتتاح و به بهره برداري رسید - ایلنا

600- زارع خبر داد:مصوبه کمیسیون تلفیق براي همسان سازي حقوق بازنشستگان در سال آینده/اختصاص اعتبار 5 هزار میلیارد

تومان براي اجراي قانون تعرفه گذاري پرستاران - آرا نیوز

601- 8 طرح روستایی با 10میلیارد اعتبار افتتاح شد - روزنامه همدان پیام

602- معاون اول رئیس جمهور: گرانی و برخی مسائل مردم را اذیت می کند، اما این مشکلات حل خواهد شد - روزنامه نور خوزستان

603- طرح فروسیلیکو منگنز به عنوان اولین سرمایه گذاري صنعتی خارجی افتتاح شد - موج

604- 6 پروژه عمرانی در روستاهاي چارك به بهره برداري رسید - موج

605- تهاتر نفت با قرارگاه خاتم در ازاي تکمیل مصلاهاي کشور - خبرخودرو

606- 12 هکتار از اراضی شهرك هاي صنعتی استان خلع ید شد - تحلیل بازار

607- رهاورد سفر آیت االله رئیسی به گیلان| 86 هزار شغل ایجاد می شود - تحلیل بازار

608- 6 برنامه اصلی گیلان در حوزه اقتصادي با هدف ایجاد فرصت هاي شغلی جدید - ایسنا

609- اجراي 6 برنامه اصلی براي ایجاد فرصت هاي شغلی در گیلان - باشگاه خبرنگاران جوان

610- اجراي 6 برنامه اصلی براي ایجاد فرصت هاي شغلی در گیلان - خبرگزاري صدا و سیما

611- ضرورت شکل گیري اکوسیستم نوآوري در صنعت فولاد - کیوسک خبر

612- 179 مصوبه رهاورد سفر رئیس جمهور به گیلان/ مشکلات را با رویکرد انقلابی و جهادي رفع می کنیم - 8 دي خبر

613- دانشگاه فنی و حرفه اي نقش موثري در ایجاد اشتغال پایدار دارد - خبرگزاري قرآن

614- تفاهم نامه همکاري فی مابین دانشگاه آزاد اسلامی و سازمان نظام مهندسی استان البرز امضاء شد - روزنامه پیام سپیدار

615- رشد 937 درصدي تعداد کتابخانه هاي خراسان جنوبی به برکت انقلاب اسلامی/ افتتاح 5 کتابخانه و کلنگ زنی 19 پروژه به

مناسبت دهه فجر - دانا

616- رونق کشاورزي در خشک ترین اقلیم ایران/ انقلاب اسلامی ظرفیت هاي پنهان یزد را نمایان کرد - دانا

617- افتتاح و بهره برداري از 6 پروژه عمرانی و اشتغال زایی در یزد - دانا

618- 850 نفر از روستاییان از مسکن مناسب برخوردار شدند - شبستان

619- جوانان بومی جویاي کار هرمزگانی در پورتال استانداري ثبت نام کنند - شبستان



620- کمیسیون تلفیق با «همسان سازي حقوق بازنشستگان و تامین کارانه پرستاري» در سال 1401 موافقت کرد - رشتوند

621- جوانان بومی جویاي کار هرمزگانی در پورتال استانداري ثبت نام کنند - خبرگزاري فارس

622- آخرین خبر از همسان سازي حقوق بازنشستگان - فردا نیوز

623- بهره برداري از 4 مجتمع گلخانه اي در ایلام - خبرگزاري فارس

624- مطالبات اتحادیه هاي علمی دانشجویی در چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب - خبرگزاري فارس

625- آمادگی دانشگاه الزهرا براي همکاري با مراکز علمی کشور مالزي - دانا خبر

626- از آخرین پیگیري ها براي رتبه بندي تا چگونگی ارائه آموزش ها در مدارس - پانا

627- نجات مونا حیدري ها؛ خانه امن یا پژوهشکده - عصر ایران

628- 179 مصوبه رهاورد سفر رئیس جمهور به گیلان - خبرگزاري مهر

629- 179 مصوبه دستاورد سفر رییس جمهور به گیلان/ مشکلات را با رویکرد انقلابی و جهادي رفع می کنیم - شبستان

630- افتتاح بزرگترین باشگاه ورزشی غرب استان در روستاي دنگلان شهرستان کردکوي در دهه مبارك فجر - صندوق کارآفرینی امید

631- افتتاح طرح دانش بنیان در دهه مبارکه فجر - صندوق کارآفرینی امید

632- تشریح مصوبات سفر رئیس جمهوري به گیلان | افزایش سرعت انتصابات بعد از دهه فجر - دیار میرزا

633- رهاورد مصوبه سفر رییس جمهور اختصاص 71 میلیارد و 700 میلیون تومان براي دشتستان است - اتحاد خبر

634- 2 پروژه شیلاتی در تنگستان بوشهر افتتاح شد - اتحاد خبر

635- زمان اجراي همسان سازيِ حقوق بازنشستگان - اتحاد خبر

636- احصاء آسیب هاي اجتماعی در تهران/ در حال رفع موانع توانمندسازي افراد بهبودیافته هستیم/ ارائه پیشنهاد نگهداري

معتادان متجاهر تا دو سال - ایلنا

637- عناوین روزنامه هاي بیست و یکم بهمن ماه در خراسان رضوي - ایرنا

638- رئیس کل دادگستري استان مرکزي: پارك فناوري باید زمینه بازگشت نخبگان را فراهم آورد - تسنیم

639- جوانان بومی جویاي کار هرمزگانی در پورتال استانداري ثبت نام کنند - ایسنا

640- بهره برداري از 1087 کارگاه اشتغال اقتصاد مقاومتی و صنایع تبدیلی در استان فارس - شیرازه

641- افتتاح یک کارگاه طراحی و بسته بندي محصولات صنایع دستی به مناسبت دهه فجر در زنجان - میراث آریا

642- مصوبات آخرین نشست کمیسیون تلفیق بودجه - خبرنامه دانشجویان ایران

643- پایان مناقشه بر سرمدیرکار - روزنامه همدان پیام

644- نشست مشترك فراکسیون زنان مجلس با کمیته امور خانواده دوماي روسیه برگزار شد - تسنیم

645- اجبار «اینماد» باعث افزایش حجم اقتصاد غیررسمی و فرار مالیاتی می شود - میزان

646- خبر - روزنامه اسکناس

647- اخبار - روزنامه اسکناس

648- سرمایه گذاري 2000 میلیارد تومانی در شهرك گلخانه اي - خبرگزاري مهر

649- 90 درصد بازرگانی گلستان از طریق اصناف انجام می شود - خبرگزاري مهر

650- مراکز نیکوکاري خراسان رضوي به 718 مورد رسید - روزنامه اسکناس

news_ -651" > اخبار ویژه روزنامه هاي 21 بهمن - بصیرت

652- شهرستان اسفراین در سومین رویداد ملی فهما شایسته «تقدیر ویژه» شناخته شد - شبستان

653- افتتاح 8 اسکله گردشگري در خرمشهر به مناسبت دهه فجر - بانکداري ایرانی



654- دستاو ردهاي انقلاب در 43 سالگی| پیشرفت هاي بعد از انقلاب را باید در آذربایجان غربی دید/ روایتی از جنایت رژیم

پهلوي در ارومیه + فیلم - تسنیم

655- به روند انتصابات در گیلان بعد از دهه فجر سرعت خواهم بخشید/تخصص، انقلابی گري و جوان گرایی حمایت خواهیم کرد از

همه منتقدان تقاضاي صبوري دارم تا نتایج انتصابات را پس از دهه مبارك فجر ببینند. - آواي لطیف

656- مراکز نیکوکاري خراسان رضوي به 718 مورد رسید - روزنامه عصر ایرانیان

657- اعمال سوابق شغلی بازنشستگان در متناسب بازي حقوق - گسترش صنعت معدن تجارت

658- گسترش همکاري هاي شرکت ملی حفاري ایران و جهاددانشگاهی - بازار کار

659- نخستین عاملیت صندوق امداد ولایت کشور در شهر ري افتتاح شد - بازار کار

660- سنگر تولید و اقتصاد کشور بحمداالله پابرجا است، زنده است - میزان

661- 3000 پرونده از حجم پرونده هاي دادستانی کاشان کم شده است - تسنیم

662- ضرورت اختصاص سهم مناسبی از تسهیلات اشتغال زایی به مددجویان کمیته امداد - خبرگزاري دفاع مقدس

663- رمز موفقیت بانک اقتصادنوین همسویی با اهداف کلان نظام اقتصادي کشور است - خبر ایران

664- بررسی لایحه بودجه سال 1401 در کمیسیون تلفیق پایان یافت - ایراسین

665- پرورش ماهی "سی باس" با محصول متناسب سازي شده آب هاي شمال و جنوب کشور - خوزنا

666- حقوق محیط بانان در سال 1401 افزایش پیدا می کند - فصل سیاست

667- افتتاح 34 طرح مورد حمایت صندوق کارآفرینی امید در شهرستان مارگون / اشتغالزایی صندوق کارآفرینی امید در دورترین

نقاط کهگیلویه و بویراحمد - صندوق کارآفرینی امید

668- دانشگاه ها باید در مسیر کارآفرینی هدایت شوند - باشگاه خبرنگاران جوان

669- رجا، تندیس مسئولیت پذیري اجتماعی و فرهنگ سازمانی گرفت - روزنامه ایران

670- برگزاري نشست «انقلاب اسلامی، اقتصاد مقاومتی، تولید ملی و کارآفرینی» در کردستان - خبرگزاري قرآن

671- پاشنه آشیل استارت آپ هاي ایرانی - روزنامه دنیاي اقتصاد

672- فرصت   سوزي از اعتبار توریستی رشت - فصل اقتصاد

673- پاشنه آشیل استارت آپ هاي ایرانی - فصل اقتصاد

674- افتتاح شرکت تعاونی میراث در زاهدان - باشگاه خبرنگاران جوان

675- بانک مرکزي سد راه صادرات طلا و جواهر| فرآوري معادن بیش از 1500 درصد ارزش افزوده دارد - تحلیل بازار

676- پاشنه آشیل استارت آپ هاي ایرانی - فصل تجارت

677- حکومت قانونگرا دچار انحطاط نمی شود - شعار سال

678- 605 طرح و پروژه پست بانک ایران به مناسبت دهه فجر در سراسر کشور افتتاح و مورد بهره برداي قرار گرفت - برداشت روز

679- نهضت گازرسانی به مناطق محروم - روزنامه وطن امروز

680- ایران در میان 10 کشور نخست تنوع زیستی جهان قرار دارد - روزنامه وطن امروز

681- اخبار - روزنامه وطن امروز

682- حقوق محیط بانان در سال 1401 افزایش پیدا می کند - ایسنا

683- حقوق محیط بانان در سال آینده افزایش پیدا می کند - فصل اقتصاد

684- زارع خبر داد؛ موافقت کمیسیون تلفیق با افزایش حقوق محیط بانان در سال آینده - شفقنا

685- مرکز تولیدي البسه کمیته امداد امام خمینی (ره) هویزه افتتاح شد - خبرگزاري قرآن



686- موافقت کمیسیون تلفیق با افزایش حقوق محیط بانان در سال آینده - فصل سیاست

687- رونمایی از یادمان شهداي گمنام دانشگاه آزاد اسلامی سیرجان - آنا

688- تجلیل از 27 دانشجوي برتر علمی، 8 استاد پژوهشگر، 2 دانشجوي برتر ورزشی و 3 دانشجوي برتر فرهنگی پردیس لردگان -
آنا

689- دانشگاه سیستان و بلوچستان هیچ محدودیتی براي پذیرش دانشجوي خارجی ندارد /حضوري شدن دانشگاه ها در اولویت

وزارت علوم - ایلنا

690- سرمایه گذاري در خراسان رضوي مبتنی بر اولویت نیست / اختصاص 37 درصد از درامدهاي بخش کشاورزي استان به حوزه

دام و طیور - خبرگزاري فارس

691- اعتیاد زنان از بین رفتن و فروپاشی خانواده ها را به دنبال خواهد داشت - خبرگزاري فارس

692- 100 میلیارد تومان به ساخت راه و تأمین آب آشامیدنی مناطق عشایري لرستان اختصاص می یابد - ایسنا

693- 30 میلیارد جهت احداث زیرساخت هاي مجتمع سپیددشت هزینه شده است - ایسنا

694- حلقه مفقوده روستاها با سرمایه گذاري و برنامه هاي در دست اقدام رفع می شود - ایسنا

695- دانشکده هاي مهارت ظرفیت ایده آلی براي درآمدزایی - آنا

696- به کارگیري ظرفیت دانشگاه آزاد کرج در حل مشکلات معماري و شهرسازي - آنا

697- استاندارگلستان: استفاده از ظرفیت نهادها براي کنترل قیمتها ضروري است - ایرنا

698- مسیر اعلام نیاز تا فرآیند تولید حلقه مفقوده در صنعت است/اقدامات بر اساس نیاز صنعت باشد - کارونی ها

699- روزنامه اطلاعات - همسان سازي حقوق بازنشستگان سال آینده اجرا می شود - روزنامه اطلاعات

700- روزنامه اطلاعات - افتتاح طرح هاي پتروشیمی وگاز در 5 استان - روزنامه اطلاعات

701- معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی: یک میلیون و 800 هزار شغل در کشور ایجاد می شود - ایرنا

702- 42 طرح عمرانی در بخش کرگانرود تالش مورد استفاده قرار گرفت - ایرنا

703- به همت 27 تسهیل گر برکت - جوان آنلاین

704- به همت 27 تسهیل گر برکت - جوان آنلاین

705- علت ناکامی ها در مدیریت اقتصاد کشور، مدیران غربگرا بود - شهید نیوز

706- افتتاح 44 واحد مسکونی طرح اقدام ملی مسکن در مهریز - ایسنا

707- استاندار یزد: عزم مسئولان استان در حوزه مسکن جدي است/خدمات را عادلانه توزیع می کنیم - خبرگزاري فارس

708- باغملک رتبه اول توسعه گلخانه ها در خوزستان - تجهیز نیوز

709- همسان سازي حقوق بازنشستگان در سال آینده اجرا می شود - بولتن نیوز

710- 81 پروژه عمرانی در میبد به بهره برداري رسید - ایرنا

711- هزار میلیارد ریال تسهیلات بانکی به بانوان کارآفرین گلستان اختصاص می یابد - ایرنا

712- خیران ترویج دهنده فرهنگ دینی در جامعه هستند - خبرگزاري قرآن

713- روي کارآمدن دولتمرد صالح از اهداف انقلاب اسلامی بود - تقریب نیوز

714- حوزه هاي علمیه در سنندج، بانه، مریوان و کامیاران تقویت می شود - تقریب نیوز

715- رییس بنیاد مستضعفان: واگذاري 113هزارمین سند املاك غصب شده توسط خاندان پهلوي به مردم - روزنامه هفت صبح

716- 4 معبر همدان به نام شهدا نامگذاري می شود - قلمنا

717- خودکفایی در خودروسازي یک ایده غیرمنطقی است - گسترش صنعت معدن تجارت



718- رهاورد مصوبه سفر رییس جمهور اختصاص 71 میلیارد و 700 میلیون تومان براي دشتستان است - ایرنا

719- معاون وزیر علوم: دانشگاه فنی و حرفه اي نقش بسزایی در ایجاد اشتغال پایدار دارد - ایرنا

720- استفاده از ظرفیت جوانان در موسسات خیریه/ نقش اثرگذار مراکز خیریه در حل مشکل اشتغال - نصر

721- تجدید میثاق مدیران ارشد و کارکنان بانک ملی ایران با آرمان هاي امام راحل و شهدا - طلا نیوز

722- سفته و برات الکترونیکی بانک ملی ایران به عنوان اقدامی تحولی رونمایی شد - طلا نیوز

723- متن ویرایش نهم طرح صیانت، بهمن 1400 - شعار سال

724- استاندار ایلام: امروز ایران با صلابت و با اقتدار بیشتر در مقابل زورگویان عالم ایستاده است. - خوزنا

725- پادکست/ اخبار شبانگاهی بیستم بهمن ماه ایرنا گلستان - ایرنا

726- تأکید دکتر عباسی به مدیران براي هموارسازي مسیر سرمایه گذاري به ویژه در بخش تولید - نبض خبر

727- افتتاح همزمان چهار طرح تولیدي، خدماتی و صنعتی در دامغان - باشگاه خبرنگاران جوان

728- پیام تبریک عضو شوراي مرکزي جامعه اسلامی کارگران کشور - تابناك

729- ایجاد سامانه اطلس سرمایه گذاري در گیلان - باشگاه خبرنگاران جوان

730- اختصاص بودجه براي توسعه دانشگاه فنی و حرفه اي در کشور - خبرگزاري فارس

731- دانشگاه فنی و حرفه اي به نیازهاي بازار کار پاسخ می دهد - خبرگزاري فارس

732- نقش موثر دانشگاه سیستان و بلوچستان در حل مشکلات کشوري و بین المللی - خبرگزاري فارس

733- دشمنان دنبال القاي ناامیدي در جامعه هستند - خبرگزاري فارس

734- بهره برداري از پروژه هاي مختلف شهرستان نمین به مناسبت دهه فجر - خبرگزاري فارس

735- روند تولید و صادرات در کشور به لحاظ ارزشی افزایشی است - مفتاح نیوز

736- تلاش 27 تسهیل گر برکت در دیار ستارخان و باقرخان - روزنامه آرمان ملی

737- عدم محدودیت در واگذاري اراضی ملی به طرح هاي حافظ آب و خاك - شبکه ایران

738- رونمایی از پلتفرم کارلینک در نمایشگاه ملی فولاد - ایراسین

739- اظهارات متفاوت یکی از مدیران برکنار شده کهگیلویه و/علاقه مند به ادامه مدیریت بودم/از برخی مدعیان انقلابی ترم و با

همه توصیه هاي بزرگان کشور نیز مطابقت دارم! - بویر نیوز

740- افتتاح ده ها طرح عمرانی و خدماتی در آذربایجان شرقی - باشگاه خبرنگاران جوان

741- روزهاي طلایی براي معادن خراسان جنوبی - باشگاه خبرنگاران جوان

742- قرارداد احداث بخش بخار نیروگاه سیکل ترکیبی هرمز امضا شد - صبا

743- افتتاح 7 طرح حمایتی بهزیستی در زرند - باشگاه خبرنگاران جوان

744- بهره برداري از 44 واحد مسکونی در مهریز - خبرگزاري صدا و سیما

745- افتتاح 62 طرح عمرانی، کشاورزي و خدماتی در استان کرمانشاه - خبرگزاري صدا و سیما

746- اختصاص 100 میلیارد تومان تسهیلات براي بانوان کارآفرین گلستان - خبرگزاري صدا و سیما

747- بهره برداري از چندین طرح عمرانی و خدماتی در مناطق مختلف استان همدان - خبرگزاري صدا و سیما

748- دیجی کالا و اسنپ / استارتاپ بنویسیم واسطه گر بخوانیم - رصد روز

749- با کدخدابساز، ده را بتاز! فرش قرمزي را که مدیران محلی براي تغییر کاربري  براي بیگانگان پهن می کنند - رشت امروز

750- برپایی نمایشگاه توانمندیهاي بانوان در شوط و پیرانشهر+گزارش - خبرگزاري صدا و سیما

751- همگرایی نمایندگان زن پارلمان ایران و روسیه هم افزایی در این حوزه را به دنبال دارد - خانه ملت



752- آماده سازي هزار غرفه براي دستفروشان خلازیر تا دو هفته آینده/ تبدیل کوره هاي آجرپزي به 21هزار واحد مسکن

استطاعت پذیر - سپاهان نیوز

753- مجتمع قالیبافی در بجنورد افتتاح شد - ایرنا

754- دستاوردهاي انقلاب و امکانات رفاهی را نادیده گرفت - خبرگزاري فارس

755- کلینیک اشتغال و کارآفرینی در جهاد دانشگاهی بوشهر افتتاح شد - ایسنا

756- مسیر اعلام نیاز تا فرآیند تولید حلقه مفقوده در صنعت است/اقدامات بر اساس نیاز صنعت باشد - نبض شهر

757- استفاده از ظرفیت مجلس براي حمایت از مراکز دانش بنیان نفتی - تابناك

758- استفاده از ظرفیت مجلس براي حمایت از مراکز دانش بنیان نفتی - روزنامه خبر جنوب

759- 13 هزار و 450 کلاس د رس به فضاهاي آموزشی کشور اضافه شد - روزنامه خبر جنوب

760- حرکت هاي جهادي در حال تبدیل شدن به یک مکتب است - خبرگزاري دفاع مقدس

761- مرکز تولیدي آموزشی کمیته امداد در هویزه افتتاح شد - ایرنا

762- افتتاح چهار پروژه عمرانی در قوچان به ارزش 110 میلیارد تومان - ایرنا

763- استاندار کردستان: مدیران مشکل ساز براي سرمایه گذاران بازخواست می شوند - ایرنا

764- شهرك صنعتی فراشبند به شبکه گاز متصل شد - باشگاه خبرنگاران جوان

765- شمول مالی پست بانک ایران در کشور به 54 درصد افزایش پیدا کرده است - سیماي اقتصادي

766- استاندار ایلام: امروز ایران با صلابت و با اقتدار بیشتر در مقابل زورگویان عالم ایستاده است - تسنیم

767- آغاز دوره هاي بوت کمپ موسسه آموزشی سبحان همزمان با دهه مبارك فجر - سیماي استان

768- 8 راه براي رسیدن به اقتدار اقتصادي - روزنامه اخبار صنعت

769- مرکز نوآوري علوم مهندسی دانشگاه شیراز آغاز به کار کرد - ایسنا

770- سپاه 170 فرصت شغلی پایدار در شازند ایجاد کرد - تسنیم

771- نماینده مردم بندرعباس در مجلس: توسعه باید توام با عدالت باشد + تصویر - تسنیم

772- نماینده ولی فقیه در کردستان: روي کارآمدن دولتمرد صالح از اهداف انقلاب اسلامی بود - تسنیم

773- افتتاح گلخانه هاي هیدروپونیک با رویکرد صادراتی در دهاقان - خبرگزاري مهر

774- نام فاتحان میمک براي همیشه بر تارك ایلام می درخشد - خبرگزاري مهر

775- افتتاح ده ها طرح عمرانی، خدماتی در آذربایجان شرقی - باشگاه خبرنگاران جوان

776- تجلیل از 10مؤسسه خیریه فعال نیکوکاري خراسان جنوبی - باشگاه خبرنگاران جوان

777- تحویل 200 واحد مسکن محرومین در استان مرکزي در سال جاري - خبرگزاري فارس

778- راه اندازي 58 مرکز نیکوکاري در گیلان در سال 1400 - خبرگزاري فارس

779- 18 طرح صنعتی به مناسبت دهه فجر در قم به بهره برداري می رسد - قم پرس

780- افتتاح سه پروژه عمرانی، تولیدي و صنعتی در رشت|تأکید بر هموارسازي مسیر سرمایه گذاري - گیلان بهتر نوین

781- از تامین نهاده هاي دامی تا فعال کردن واحدهاي تعطیل روستایی - ایرنا

782- افتتاح و بهره برداري از طرح پرواربندي بره 200 رأسی در شهرستان سلسله - صندوق کارآفرینی امید

783- افتتاح و بهره برداري اقامتگاه بومگردي بابارحیم روستاي حصاربوژان شهرستان نیشابور - صندوق کارآفرینی امید

784- افتتاح و بهره برداري مرکز تکثیر بچه ماهی قزل آلا در روستاي شمس خان شهرستان درگز - صندوق کارآفرینی امید

785- مرکز نوآوري تخصصی علوم مهندسی دانشگاه شیراز راه اندازي شد - وزارت علوم تحقیقات و فناوري



786- جلسه کمیسیون کارآفرینی، اقتصاد دانش بنیان و گردشگري اتاق بازرگانی تبریز برگزار شد - تحلیل بازار

787- نماینده ولی فقیه در کردستان: حوزه هاي علمیه استان کردستان تقویت می شوند - کرد پرس

788- پیامدهاي زیانبار و فاجعه آمیز اجتماعی و اقتصادي مصرف بالاي گاز در ساختمانها - زیست آنلاین

789- مدیر کل تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان مرکزي: استان ظرفیت هاي مناسبی براي ترویج و توسعه شرکت تعاونی دانش بنیان

دارد - راه ترقی

790- نقشه برداري و هواشناسی با جت عمودپرواز توسعه می یابد - سلامت

791- همسان سازي حقوق بازنشستگان در 1401 - مردم سالاري آنلاین

792- ضرورت استفاده از ظرفیت جوانان در موسسات خیریه - خبرگزاري مهر

793- ارزش 40 هزار میلیارد تومانی طرح هاي گازي و پتروشیمی افتتاح شده - روزنامه آفرینش

794- مخبر: مشکلات کشور با تکیه بر توان مردم حل می شود - عصر پرس

795- کارخانه 100هزار تُنی سنگ آهن در تکاب افتتاح شد - ایرنا

796- همسان سازي حقوق بازنشستگان سال آینده اجرا می شود - روزنامه اقتصاد برتر

797- 8 اسکله گردشگري دریایی در بندر خرمشهر افتتاح شد - خبرگزاري مهر

798- گره گشایی از اوضاع و احوال نابسامان اشتغال جز با تولید میسر نمی شود - ایسنا

799- اقتصاد مقاومتی راه مقابله جنگ اقتصادي دشمن - خبرگزاري صدا و سیما

800- علت ناکامی ها در مدیریت اقتصاد کشور، مدیران غربگرا بود - حلقه وصل

801- اخبار - روزنامه اخبار صنعت

802- افزایش اشتغال و توسعه در گرو رشد کارآفرینی در کشور - اکونا پرس

803- ایران در تله توسعه جدید گرفتار است - اتاق بازرگانی ایران

804- سرآمدشدن گلستان به لحاظ درآمد و اشتغال مستلزم توجه به ظرفیتهاست - ایرنا

805- آخرین خبر از همسان سازي حقوق بازنشستگان در سال آینده - همشهري

806- کارخانه فرآوري کشمش ملایر با 10 میلیارد تومان اعتبار به بهره برداري رسید - ایرنا

807- انواع کره مغزیجات و طرز تهیه آن ها - روزنامه گسترش صمت

808- علت ناکامی ها در مدیریت اقتصاد کشور، مدیران غربگرا بود - مشرق

809- شمول مالی پست بانک ایران در کشور به 54 درصد افزایش پیدا کرده است - تجارت گردان

810- رمز موفقیت بانک اقتصادنوین همسویی با اهداف کلان نظام اقتصادي کشور است - تجارت گردان

811- اقدامات انقلابی وزارت نفت، ایران را به جایگاه ممتاز در عرصه جهانی می رساند - همراز

812- رئیس جمهوري: ایران با اقدام هاي وزارت نفت در عرصه جهانی جایگاه ممتازي پیدا می کند - رویداد نفت

813- کمیسیون تلفیق با «همسان سازي حقوق بازنشستگان و تامین کارانه پرستاري» در سال 1401 موافقت کرد - روزنامه جهان صنعت

814- بازدید از واحدهاي صنعتی - بنیاد شهید و امور ایثارگران

815- مخبر: با اتکا به مردم براي هر مشکل در کشور چندین راه حل وجود دارد - ایران خبر

816- شرکت رجا تندیس مسئولیت پذیري اجتماعی و فرهنگ سازمانی را دریافت کرد - شبکه ایران

817- معرفی قبرس شمالی؛ نکات طلایی سرمایه گذاري خارجی - گسترش صنعت معدن تجارت

818- بکارکیري ظرفیت دانشگاه آزاد کرج در حل مشکلات معماري و شهرسازي کشور - آنا

819- براي هر مشکل در کشور چندین راه حل وجود دارد - آنا



820- مصوبه کمیسیون تلفیق: همسان سازي حقوق بازنشستگان در سال 1401 اجرا می شود - انتخاب

821- علی لاریجانی: هیئتی که قانونگذاري می کند باید از عقلا باشند / عامل انحطاط یک جامعه حتماً به امر درونی مربوط است نه

تهاجم خارجی - انتخاب

822- مخبر: اگر به مردم اتکا کنیم این مشکلات قابل حل هستند - فردا نیوز

823- نظر علی لاریجانی درباره حکمرانی مطلوب/طبقه متوسط باید فربه شود - جمهوریت

824- امضاي 7 قرارداد توسعه میدان گازي به ارزش 4.5 میلیارد دلار - بولتن نیوز

825- مخبر: مشکل گرانی ها حل می شود - بولتن نیوز

826- تولید سوزن هاي ریلی در سطح استانداردهاي بین المللی - روزنامه دنیاي اقتصاد

827- منطقه ویژه اقتصادي خراسان جنوبی بارانداز صادرات کالا - فرینا

828- آماده سازي هزار غرفه براي دستفروشان خلازیر تا دو هفته آینده/ تبدیل کوره هاي آجرپزي به 21هزار واحد مسکن

استطاعت پذیر - شهر

829- شاهکار استاندار کهگیلویه و بویراحمد در وزارت نیرو / سد آبریز بر مدار آبادانی / لب هاي تشنه دشت هاي کهگیلویه سیراب

می شوند - کبنا نیوز

830- 10 ریزه کاري بیمه دانشجویی - قم پرس

831- انقلاب اسلامی، اقتصاد مقاومتی، تولید ملی، کارآفرینی/ علت ناکامی ها در مدیریت اقتصاد کشور، مدیران غربگرا بود -
خبرگزاري فارس

832- مخبر: از ظرفیت هاي کشور آگاهی کامل دارم / براي هر مشکل در داخل چندین راه حل وجود دارد - دانشجو

833- افتتاح متمرکز 6578 طرح و پروژه عمرانی و اشتغال زایی روستایی در سراسر کشور - خبرگزاري دفاع مقدس

834- مخبر: با اتکا به مردم براي هر مشکل در کشور چندین راه حل وجود دارد - روزنامه قدس

835- طرح پتروکیمیاي ابن سینا جان تازه اي به زنجیره بوتان داد - خبرگزاري صدا و سیما

836- افتتاح 6 هزار طرح عمرانی و اشتغال زایی در 6 هزار روستا - خبرگزاري صدا و سیما

837- عملیات احداث چهار پروژه بزرگ فولادي در هرمزگان آغاز شد - آرمان اقتصادي

838- استفاده از ظرفیت مجلس براي حمایت از مراکز دانش بنیان نفتی - آرمان اقتصادي

839- عملیات اجرایی احداث مگامدول احیا مستقیم ستاره سیمین هرمز آغاز شد - آرمان اقتصادي

840- 7 خانه امداد در محلات کم برخوردار استان تهران به بهره برداري رسید - تسنیم

841- یوسفی، نماینده اهواز: دلیل ضعف در صنعت خودروسازي وجود مدیران غربگراست - دیده بان ایران

842- خانواده پهلوي چقدر پول و سرمایه از ایران خارج کرد؟ - میزان

843- افتتاح کارگاه تولید رشته آش و پلو در روستاي فروان شهرستان آرادان - صندوق کارآفرینی امید

844- حضور در مساجد جهت پاسخگویی و تسهیل در مشکلات مردمی - صندوق کارآفرینی امید

845- تجدید میثاق با آرمانهاي امام راحل(ره) و شهداي انقلاب اسلامی - صندوق کارآفرینی امید

846- افتتاح بزرگترین کارخانه تولید شیر خشک و کره خاورمیانه با مشارکت بانک کشاورزي - اکونا پرس

847- ضرورت ورود دانشگاه   ها به حل مسائل جامعه - وزارت علوم تحقیقات و فناوري

848- نمایشگاه ملی فرصت هاي سرمایه گذاري فناورانه به همت فن بازار ملی ایران از تاریخ 18 الی 21 بهمن ماه 1400 در محل

نمایشگاه هاي بین المللی کاسپین زنجان برگزار می گردد - روزنامه کسب و کار

849- هدف از برپایی نمایشگاه هاي دست سازه هاي هنري، معرفی هنر دانش آموزان است - پانا

850- دکتر مخبر: با اتکا به مردم و ظرفیت هاي خدادادي، براي هر مشکل در کشور چندین راه حل وجود دارد - پایگاه دولت



851- مرکز نوآوري تخصصی علوم مهندسی دانشگاه شیراز افتتاح شد - ایرنا

852- مشکلات کشور با اتکا به مردم حل خواهد شد - اکو نیوز

853- مخبر: با اتکا به مردم براي هر مشکل در کشور چندین راه حل وجود دارد - فصل سیاست

854- دکتر مخبر: با اتکا به مردم و ظرفیت هاي خدادادي، براي هر مشکل در کشور چندین راه حل وجود دارد - شبکه ایران

855- مخبر: با اتکا به مردم براي هر مشکل در کشور چندین راه حل وجود دارد - خبرگزاري مهر



 

مسئولین از خواب غفلت بیدار شوند ؛ این ملت شایسته هر خدمتی است

منبع: روزنامه نسیم خوزستانشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1400/11/23

22 بهمن امسال نسبت به سال هاي گذشته متفاوت تر و رنگ و بویی خاص داشت و به گونه اي براي همگان متصور می شد که با
سایه سنگین کرونا مردم محتاط ترند و با عزیزانی که دراین رابطه از دست داده اند دیگر در تجمات شرکت نخواهند نمود و ......

عوامل مهم دیگري درصدد (...)

22 بهمن امسال نسبت به سال هاي گذشته متفاوت تر و رنگ و بویی خاص داشت و
به گونه اي براي همگان متصور می شد که با سایه سنگین کرونا مردم محتاط ترند و
با عزیزانی که دراین رابطه از دست داده اند دیگر در تجمات شرکت نخواهند نمود و

 
 ......

عوامل مهم دیگري درصدد بودند تا از حضور ملت در این راهپیمایی بکاهند و ملت را
نسبت به نظام بدبین جلوه دهند، دشمنان قسم خورده ما در سایر کشورها با تبلیغات
منفی و مسموم از یک سو و عملکرد بسیار ضعیف و وعده هاي پوچ و بی پایه و اساس
مسئولان براي رفع محرومیت ها و بهبود وضعیت معیشتی ملت از سویی دیگر و شاید
هم موثرتر باعث شده بود که تصور شود ملت در این گردهمایی شرکت نخواهند کرد و

 
به انقلاب خود پشت خواهند نمود. 

حماسه پرشور ملت شریف ایران در چهل و سومین سالگرد پیروزي شکوهمندانه
انقلاب اسلامی که در واقع آزمون بزرگ الهی براي آنان رقم خورد تمامی معادلات

دشمن را برهم زد و مشتی محکم بر دهان شیطان بزرگ و استکبار جهانی زد و به جهانیان ثابت نمود علی رغم وجود تمامی مشکلات و

 
نارسایی ها که زندگی را بر آنان سخت و نفس گیر نموده در صحنه خواهند بود و رهبر فرزانه خود را تنها نخواهند گذاشت. 

این حضور بی بدیل هرساله براي دشمنان درس هایی دارد که شایسته است از آن پند بگیرند ولی صدالبته براي مسئولین و دولتمردان نیز
باید درس ها و پندهایی داشته باشد در ابتدا می بایست آنان را از خواب غفلت بیدار نمود و جایگاه مقدس خدمت رسانی را به ایشان یادآور
شد که هر کسی لیاقت چنین جایگاهی را ندارد درضمن آنان نیز همانند ملت باید هر ساله به نداي رهبر شان لبیک گویند و براي حفظ

 
کرامت انسانی، اشتغال، معیشت و رفاه این مردم مظلوم و ستمدیده بیش از پیش تلاش کنند. 

چنین حضوري براي اکثر تحلیلگران سیاسی قابل پیش بینی نبود لذا جا دارد از حضور با بصیرت ملت ایران که در راهپیمایی 22 بهمن

 
امسال که حقیقتا سنگ تمام گذاشتند و نقشه هاي شوم دشمنان را خنثی نمودند تشکر و قدردانی نمود. 

کلام آخر اینست ؛ هر چند دولت جدید مدت کوتاهی است به سرکارآمده و قضاوت کامل عملکردش نادرست است ولی باید پذیرفت قسمتی
از وعده هاي داده شده تحقق نیافته است لذا شایسته است تذکرات رهبر انقلاب را درخصوص حل مشکلات معیشتی این ملت جدي بگیرد و
بداند رهبرعزیزمان هر که را دراین باره قصور نماید مواخذه خواهند نمود و ملت را فداي هیچ شخص و مقامی نمی نماید از اینرو دولت و

 
مدیران اش نباید با عملکرد ضعیف، مردم را نسبت به نظام بدبین کنند 

علی سلامت دوم _ مدیر مسئول روزنامه نسیم خوزستان



کدام استان ها از یارانه دستمزد بیشتر استقبال کردند؟

منبع: صداي بورسشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1400/11/23

تازه ترین گزارش اجراي طرح یارانه دستمزد نشان می دهد که استان خوزستان با ثبت بالاترین تعداد داوطلب و بنگاه پذیرنده،
بیشترین استقبال کارجویان و کارفرمایان از این طرح را به خود اختصاص داده است.

 تازه ترین گزارش اجراي طرح یارانه دستمزد نشان می دهد
که استان خوزستان با ثبت بالاترین تعداد داوطلب و بنگاه پذیرنده، بیشترین استقبال کارجویان و کارفرمایان از این طرح را به خود اختصاص

 
داده است. 

به گزارش صداي بورس، طرح یارانه دستمزد با هدف کاهش هزینه هاي بکارگماري نیروي کار جدید براي کارفرمایان و به منظور پایداري
تولید، حفظ اشتغال، افزایش فرصتهاي شغلی و حمایت از بنگاه هاي خصوصی و تعاونی در کشور به اجرا درآمده و مناطق کم برخوردار از
اشتغال و بنگاه هاي آسیب دیده از کرونا در اولویت اجراي این طرح قرار دارند. جامعه هدف این طرح را شغل اولی ها، فارغ التحصیلان و
جوانان بیکار جویاي کار در مناطق محروم و کم برخوردار از اشتغال و همچنین بنگاه هاي اقتصادي رسمی فعال در شهرستان هاي کم

 
برخوردار تشکیل می دهند. 

بر اساس تازه ترین گزارش از طرح یارانه دستمزد، تاکنون 38 هزار و 976 نفر در این طرح ثبت نام کرده که از این تعداد 33 هزار و 115 نفر

 
موفق به انعقاد قرارداد کار شده اند؛ 6807 کارفرما نیز در این طرح مشارکت داشتند. 

بررسی توزیع جغرافیایی طرح گویاي آن است که خراسان شمالی با کمترین و خوزستان با بیشترین میزان استقبال از سوي کارجویان و
کارفرمایان روبه رو بوده اند. استان هاي مازندران و لرستان نیز بیشترین تعداد ثبت نام و قرارداد منعقده را بعد از خوزستان به خود اختصاص

 
داده اند. 

 
بیشتر بخوانید: حداقل دستمزد کارگران 5 میلیون و 600 هزار تومان می شود؟ 

شرایط بهره مندي از مزایاي طرح به این نحو است که داوطلبان و جویندگان کار باید مدرك تحصیلی دیپلم و بالاتر داشته باشند و سن آنها

 
از 37 سال تمام بیشتر نباشد؛ شرط سنی براي زنان سرپرست خانوار جوینده کار هم تا سقف 45 سال اعلام شده است. 

آن دسته کارفرمایانی که فارغ التحصیلان دانشگاهی را در کارگاه ها و واحدهاي خود به کار گیرند از 30 درصد حداقل دستمزد مصوب
شوراي عالی کار به عنوان یارانه بهره مند می شوند و این یارانه از طرف دولت به مدت یکسال به کارفرمایانی که شغل اولی ها را جذب کنند،

 
پرداخت می شود. 

به گزارش ایسنا، متقاضیان و کارفرمایان براي بهره مندي از مزایاي این طرح و دریافت یارانه دستمزد می توانند به سامانه

 
https://pyd.mcls.gov.ir وزارت کار مراجعه و ثبت نام کنند. 





دولت با تمام توان آماده تقویت بخش تعاون است

منبع: خوزناشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1400/11/23

 
معاون اول رییس جمهور 102 طرح بخش تعاون را بصورت همزمان و متمرکز در سراسر کشور افتتاح کرد. 

به گزارش ایسنا، محمد مخبر (پنجشنبه) همزمان با ایام دهه فجر و در آستانه سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی با حضور در وزارت تعاون، کار و
رفاه اجتماعی، ضمن افتتاح همزمان این طرح ها که از طریق ویدئو کنفرانس و ارتباط با استان هاي مختلف صورت گرفت به همراه وزیر

 
تعاون از نمایشگاهی که در حاشیه این مراسم برپا شده بود نیز بازدید کرد. 

معاون اول رییس جمهور در آیین افتتاح این طرح ها، با تبریک سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی و گرامیداشت یاد امام و شهدا، از تعاونی ها
بعنوان بهترین نماد مشارکت مردم در امور اقتصادي و اجتماعی یاد کرد و گفت: تعاون در حقیقت حلقه گمشده براي حصول نتیجه پایدار در

 
امور اقتصادي، تولیدي و خدماتی است. 

وي با اشاره به تاکید مقام معظم رهبري مبنی بر لزوم فعال شدن نهضت جهاد تبیین در کشور تصریح کرد: یکی از موضوعاتی که حتماً باید
در خصوص آن تبیین صورت گیرد، سیره و زندگی امام خمینی(ره) است، امام راحل روزهاي سختی را داشت، البته این روزهاي سخت در
زندان و غربت نبود بلکه روزهاي سخت امام(ره) به دلیل تنهایی در تفکر و مسیر بوده است. باید این موضوعات را همواره مرور کنیم و بدانیم

 
که خون دلهایی که اولیاي خدا طی 1500 سال متحمل شده اند تا این نظام به دست ما رسیده، عادي نبوده است. 

معاون اول رییس جمهور در ادامه سخنان خود با بیان اینکه همه ما نسبت به مقام معظم رهبري در خصوص تعاونی ها دین و بدهی داریم
گفت: ایشان همواره بر موضوع تعاون تاکید داشته اند و در 20 سال اخیر همواره بر موضوعاتی نظیر اقتصاد، معیشت، تولید، اقتصاد مقاومتی،

 
سبک زندگی و تعاونی سخن گفته اند اما آنطور که باید به این موضوعات در کشور توجه نشده است. 

مخبر با بیان اینکه واژه «مردم» از کلید واژه هاي پرتکرار امام خمینی(ره) و مقام معظم رهبري بوده است، افزود: موضوع دیگري که همواره

 
در سخنان امام و رهبري بر آن تاکید شده عدالت است چرا که عدالت در حقیقت ممیزه یک حکومت حق و ناحق است. 

وي ایجاد بستر مسئولیت پذیري توسط آحاد جامعه را از هنرهاي گرانقدر امام و رهبري عنوان کرد و گفت: امام خمینی(ره) بستر نقش
آفرینی مردم را در همه زمینه ها مهیا کرد و انقلاب اسلامی و دفاع مقدس با اتکا بر همین موضوع به نتیجه رسید ضمن آنکه استفاده از
نقش مردم در مدیریت مقام معظم رهبري نیز بسیار پررنگ است و ایشان تمامی مشکلات کشور حتی مسائل امنیتی، سیاسی و فرهنگی را

 
نیز با اتکا بر نقش مردم حل و فصل کرده اند. 

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه در زمینه اشتغال و تولید به روش هاي مختلفی در کشور عمل می شود، تصریح کرد: اشتغال خرد،
اشتغال خانگی و بنگاه هاي کوچک و متوسط همگی از حلقه مفقوده اي رنج می برند و بعنوان نمونه در بازدیدهایی که از واحدهاي تولیدي
شهرستان ورامین و پیشوا داشتم نیز ضعف و نقصی در برخی از این واحدها وجود داشت و آن ضعف این بود که هر یک از این واحدها

 
بصورت انفرادي بودند و مدیریت یکپارچه اي براي تامین بازار، پشتیبانی و آموزش براي این واحدها وجود نداشت. 

مخبر با تاکید بر اینکه وجود تعاونی ها می تواند این ضعف ها را برطرف کند و حلقه مفقوده را جبران کند، گفت: یکی از برکات وجود تعاونی



ها اتحادي است که میان افراد ایجاد می کند و به دلیل آنکه اعضاي تعاونی ها سرنوشت و منافع مشترك دارند انرژي آنها مضاعف شده و با

 
هم افزایی و همگرایی بیشتر فعالیت می کنند. 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به بازدید خود از نمایشگاه تعاونی ها و همچنین نمایشگاهی که چند روز گذشته از دستاوردهاي مرتبط با
حوزه دانش بنیان مورد بازدید قرار داد، افزود: وجود این همه ظرفیت و استعداد در کشور می تواند بستر هاي لازم را براي بی نیازي از نفت و

 
منابع طبیعی فراهم کند. 

وي ادامه داد: کشور ما غرق در ظرفیت ها و نعمت هاي خدادادي است و با توجه به زیرساخت هایی که طی سالیان اخیر در کشور ایجاد
شده، براي هر یک از مشکلات معیشتی، فقر، اشتغال و مسائل تولید راه حل هاي متعددي وجود دارد که اگر به این ظرفیت ها اتکا کنیم می

 
توانیم مسائل را برطرف نماییم. 

مخبر با بیان اینکه یکی از کلیدي ترین روش ها که می تواند زمینه برون رفت از شرایط موجود را فراهم کند استفاده از تعاونی ها
است،اظهار داشت: وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی مشکلات و مسائل تعاونی ها را احصاء و در دولت ارائه دهد تا مصوبات لازم براي حل این

 
مسائل به تصویب برسد. 

معاون اول رییس جمهور افزود: حل بسیاري از مشکلات تعاونی ها نیاز به منابع مالی و سرمایه گذاري ندارد بلکه با تصمیمات مدیریتی می

 
توان این مسائل را برطرف کرد و وظیفه اصلی دولت نیز این است که تصمیمات به موقع و به جا براي حل مشکلات اتخاذ کند. 

وي از وجود بروکراسی و سنگین بودن دولت و نیز تعدد مراکز تصمیم گیري به عنوان یکی از مشکلات پیش روي کشور یاد کرد و گفت: باید

 
تلاش کنیم گام هاي بلندي براي حل مشکلات بخش تعاون برداریم تا مطالبه مقام معظم رهبري در حوزه تعاون محقق شود. 

مخبر در بخش دیگري از سخنان خود توجه به محرومین و مناطق محروم کشور را از مهمترین دغدغه هاي امام خمینی(ره) و مقام معظم
رهبري برشمرد و افزود: جغرافیاي مناطق محروم به مناطقی اطلاق شده است که اتفاقا می توانند منشاء تحول و پیشرفت باشند. مناطق
محروم و روستایی کشور سرشار از زیبایی و ظرفیت هستند و اگر به ظرفیت هاي آنها توجه کنیم می توانند بستر تحول و پیشرفت را فراهم

 
کنند. 

وي با بیان اینکه متاسفانه بروکراسی در کشور ریشه دوانده است، اظهار داشت: یکی از رویکردهاي اصلی این دولت راه اندازي و تکمیل دولت

 
الکترونیک است تا مشکلات مربوط به بروکراسی به حداقل ممکن کاهش یابد. 

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه در سالهاي آینده اقتصاد دیجیتال بخش قابل توجهی از اقتصاد دنیا را شامل خواهد شد، گفت: ابزار
اقتصا د دیجیتال علم و تکنولوژي است و خوشبختانه در اقصی نقاط کشور نیروي انسانی تحصیلکرده، کارآمد و آشنا به فناوري وجود دارد که

 
با اتکا به این ظرفیت می توانیم در هر نقطه از کشور خلق ثروت کنیم. 

مخبر افزود: باید کارها را به دست مردم بسپاریم و امور را به مردم واگذار کنیم که این امر با توسعه تعاونی ها قابل انجام است و تعاونی ها

 
می توانند خدمات را با استفاده از فناوري و نرم افزارهاي مختلف به منازل مردم ببرند. 

وي با انتقاد از وجود برخی فرایندهاي نادرست که منجر به گرانی کالا می شود، به قیمت گوشت و برخی محصولات زراعی و باغی در بازار
اشاره و خاطر نشان کرد: برخی محصولات با قیمت پایین از کشاورز و تولید کننده خریداري می شود و به قیمت چند برابر بیشتر به دست
مصرف کننده می رسد که می توانیم با راه اندازي و توسعه تعاونی ها و با استفاده از نرم افزارها و امکانات فناوري هاي نوین قیمت مصرف

 
کننده را کاهش دهیم. 



معاون اول رییس جمهور با یادآوري اینکه اول انقلاب 25 درصد مردم شهر نشین و 75 درصد ساکن روستاها بودند و مایحتاج خود را
خودشان تامین می کردند، گفت: وضعیت برعکس شده و 75 درصد مردم شهرنشین و در حقیقت مصرف کننده هستند که حلقه مفقوده در

 
این زمینه که می تواند این مشکل را برطرف کنند تعاونی ها هستند. 

وي با قدردانی از وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و سایر مدیران این دستگاه اجرایی تاکید کرد: دولت با تمام توان براي تقویت بخش تعاون و

 
خدمت به تعاون گران آمادگی دارد. 

همچنین در این مراسم حجت االله عبدالملکی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی نیز با تبریک ایام االله دهه مبارك فجر گفت: دولت سیزدهم

 
تلاش می کند تا بعنوان اولین دولت سنگ بناي حرکتی ماندگار و اصیل براي توسعه تعاونی ها در کشور ایجاد کند. 

وي ادامه داد: نام این وزارتخانه را به جهت اینکه با 60 میلیون از مردم کشور به طور مستقیم ارتباط دارد وزارت مردم نام نهاده ایم چرا که

 
آحاد جامعه در امور معیشتی، اشتغال، تعاون و آسیب هاي اجتماعی با این وزارتخانه سرو کار دارند. 

وي همچنین به سیاست هاي ابلاغی مقام معظم رهبري در زمینه اقتصاد مقاومتی اشاره کرد و گفت: طبق سیاست هاي اقتصاد مقاومتی
مشارکت آحاد مردم در اقتصاد در اولویت است که حوزه تعاون بستر اساسی ، اسلامی و ایرانی براي این مشارکت گسترده مردمی در اقتصاد

 
کشور است. 

وي همچنین به دستورات قرآنی براي ایجاد امر تعاون در جامعه اسلامی اشاره کرد و افزود: فعالیت در حوزه تولید، اشتغال، رفاه و معیشت

 
مردم از مصادیق تقوا هستند که در این وزارتخانه تلاش داریم این موارد و حوزه تعاون در کشور گسترش یابد. 

وي ضمن تشریح برنامه هاي وزارت تعاون در پنج ماه گذشته تاکید کرد: چهار کلان پروژه در چند ماه گذشته در این وزارتخانه پیگیري شده
است،یکی از این موارد بحث اشتغال و زیست بوم اشتغال جمهوري اسلامی است که بسترهاي اصلی همکاري طرف هاي دولتی و مردمی در

 
این خصوص تبیین شده است. 

وي ساماندهی صندوق هاي بازنشستگی و تامین اجتماعی و رفع مسئله این صندوق ها را از دیگر برنامه هاي وزارت تعاون برشمرد و افزود:
اصلاح نظام مدیریت شرکت هاي تامینی صندوق هاي این وزارتخانه از دیگر اقداماتی بود که در چند ماه گذشته پیگیري شد و 600 شرکت

 
که بازدهی مناسبی نداشتند شناسایی شد و تیم مدیریتی آنها تغییر یافته است. 

وي افزود: آخرین اقدام و برنامه مهم وزارت تعاون در چهار ماه گذشته برنامه ریزي براي رفع فقر مطلق در کشور است و تا اردیبهشت ماه

 
سال آینده برنامه اي جامع براي ریشه کنی فقر مطلق در کشور ارائه می شود. 

وي تصریح کرد: در کنار این چهار طرح و اقدام وزارت تعاون 200 فعالیت زمینه اي در ده محور در حوزه هاي اشتغال، تعاون، آسیب هاي

 
اجتماعی ، رسیدگی به وضعیت سالمندان و معلولان ، فعالیت هاي اقتصادي و مبارزه با مفاسد اقتصادي انجام شده است. 

وي همچنین شناسایی و حل مشکلات بیش از 1500 تعاونی در کشور، شناسایی 214 طرح سرمایه گذاري جدید در بخش تعاون، راه اندازي
975 تعاونی جدید با 23 هزار عضو و ظرفیت اشتغال زایی 20 هزار نفر، اختصاص اعتبارات لازم با کمک بانک تعاون به تعاونی هاي سراسر

 
کشور و همچنین برگزاري 245 رویداد در حوزه تعاون را از اقدامات مهم معاونت تعاون وزارت تعاون برشمرد. 

همچنین مهدي مسکنی معاون امور تعاون وزارت تعاون نیز با اشاره به فعالیت هاي بخش تعاونی کشور در زمینه هاي صیادي، تولید میگو،



گوشت ، محصولات باغی، تخم مرغ ، حمل و نقل، باربري، تولید خوراك دام و طیور، ادامه داد: وزارت تعاون ظرفیت هاي بسیار خوبی از
جمله انجمن علمی تعاون، اتاق تعاون، بانک تعاون و اندیشکده هاي مختلف دارد که می تواند به رشد فرهنگ و فعالیت بخش تعاون در کشور

 
کمک کند. 

وي با تاکید بر اینکه در جامعه باور به تعاون به درستی تبیین نشده است بر ضرورت تقویت باور به بخش تعاونی در کشور تاکید کرد و گفت:
4 هزار میلیارد تومان جریان نقدینگی در کشور را می توان با کمک بخش تعاون براي کمک به حل مسائل جامعه و تولید استفاده کرد.



راه خروج اقتصاد ایراناز اوضاع بحرانی

منبع: روزنامه تعادلشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1400/11/23

رییس اتاق بازرگانی ایران می گوید یکی از اصلی ترین گزینه هاي پیش روي اقتصاد ایران در برون رفت از شرایط فعلی، تولید فن
آورانه و صادرات محور است.

رییس اتاق بازرگانی ایران می گوید یکی از اصلی ترین گزینه هاي پیش روي اقتصاد ایران در برون رفت از شرایط فعلی، تولید فن
آورانه و صادرات محور است. غلامحسین شافعی با اشاره به صحبت هاي اخیر مقام معظم رهبري درباره تولید و بهبود شاخص هاي اقتصادي،
اظهار کرد: نکته اي که براي بنده به عنوان یک فعال اقتصادي بخش خصوصی ارزنده بود، تعبیر ایشان از جایگاه کارآفرینان و فعالان
اقتصادي بود که آنها را افسران جنگ اقتصادي خواندند و ایستادگی تولیدکنندگان در مقابل دشمن را در واقع جهاد و از بزرگ ترین عبادت
ها معرفی کردند. این اعتبار و جایگاهی که ایشان براي فعالان اقتصادي و تولیدکنندگان داخلی قائل هستند، به جرات می توانم بگویم که در
بین مسوولان اقتصادي کشور بی نظیر است. وي ادامه داد: بخشی از موانعی که در حال حاضر پیش روي تولیدکنندگان و صادرکنندگان
وجود دارد، ناشی از همین عدم همبستگی و باور به ظرفیت ها و توانمندي هاي فعالان بخش خصوصی است که ان شاءاالله با تاکیدات
رهبري، این فضا بهبود پیدا کند. لذا امیدواریم که در انجام اصلاحات اقتصادي، رویکردي اقناعی و مشارکت جویانه نسبت به مردم و بخش
خصوصی دنبال شود. راه حل هاي گذشته پاسخگوي حل مشکلات امروز کشور نیست و در حال حاضر اقتصاد کشور نیز دیگر فرصت و توان
حرکت بر اساس آزمون وخطا را ندارد و باید بر اساس نظر کارشناسان و متخصصان حوزه اقتصادي، ریل گذاري حرکت اقتصادي کشور را
تغییر داد. رییس اتاق بازرگانی ایران با اشاره به برخی مشکلاتی که اقتصاد ایران در سال هاي گذشته با آن مواجه بوده، تصریح کرد: همان
طور که در صحبت هاي ایشان هم منعکس شده بود، به لحاظ شاخص هاي اقتصاد کلان، کشور به ویژه در دهه 90 از شرایط مطلوبی
برخوردار نیست و ما با مشکلاتی از قبیل تورم، بیکاري، فقر و نابرابري روبرو هستیم و تنها راه عبور از این مشکلات و بهبود وضعیت معیشتی
و اقتصادي مردم، تولید فناورانه صادرات محور و اشتغال آفرین است که طی سالیان اخیر مرتباً توسط مقام معظم رهبري به آن اشاره شده
است و در این جلسه نیز چندین بار مورد تاکید قرار گرفت. شافعی افزود: ما به عنوان بخش خصوصی امیدواریم که طبق صحبت هاي
رهبري، قواي محترم سه گانه این سیاست را در اولویت اول خود قرار دهند. به این معنا که هر اقدام یا دستورالعملی که قرار است در هر
کدام از قواي کشور به اجرا در بیاید با این اولویت سنجیده شده که آیا در مسیر تولید صادراتی مانع ایجاد می کند یا این فعالیت ها را
تسهیل می کند؟ آیا هزینه هاي تحمیلی به تولیدکنندگان و فعالان اقتصادي را افزایش می دهد یا باعث کاهش آن می شود؟ آیا موجب
افزایش قدرت رقابت پذیري کالاهاي صادراتی کشور می شود یا خیر؟ آیا این سیاست در راستاي تقویت بخش خصوصی مولد عمل می کند
یا خیر؟ وي گفت: یکی از مهم ترین مشکلات ساختاري اقتصاد ایرآن که فشار سنگینی بر تولیدکنندگان تمامی حوزه ها وارد می کند، بی
ثباتی محیط کلان اقتصاد ناشی از دو کانال جهش هاي نرخ قیمت ارز و صدور قوانین و دستورالعمل هاي خلق الساعه است. این بی ثباتی،
در عمل امکان هرگونه برنامه ریزي و سرمایه گذاري بلندمدت را از تولیدکنندگان و فعالان اقتصادي بخش خصوصی سلب کرده است. لذا
پیشنهاد بخش خصوصی به دولت در راستاي حمایت از تولید آن است که اقدامات مبتنی بر پرهیز از شوك درمانی، ثبات بخشی به بازار ارز،
کنترل تورم، احترام به حقوق مالکیت بخش خصوصی، تسهیل و ساده سازي قوانین و مقررات و درنهایت مشارکت دادن ذینفعان بخش
خصوصی و کارشناسان اقتصادي در فرآیندهاي تصمیم گیري اقتصادي را در دستور کار قرار دهند. رییس اتاق بازرگانی ایران با اشاره به
تحلیل هاي مقام معظم رهبري از مشکلات اقتصاد ایران، توضیح داد: ایشان روي دو مورد از مهم ترین کانون هاي ناکارآمدي در نظام تصمیم
گیري اقتصاد کشور دست گذاشته اند. بخش خصوصی همواره آسیب هایی از بی برنامگی سیاست هاي اقتصادي دولت ها در گذشته متحمل
شده است. شرایط سخت اقتصادي از قبیل تحریم ها، کرونا و تنگناهاي مالی دولت، منجر به آن شده که سیاستمداران عموماً منافع بلندمدت
کشور را به نفع ملاحظات کوتاه مدت و موقت قربانی کنند. خروجی چنین شیوه تصمیم گیري، در قالب بی ثباتی و ناهماهنگی سیاست هاي
اقتصادي دولت ها و هدر رفتن منابع و سرمایه هاي ملی و نادیده گرفته شدن اولویت هاي توسعه اي کشور نمود پیدا کرده است. شافعی در
مورد محور دیگر یعنی مدیریت متمرکز و جامع در مسائل اقتصادي نیز گفت: این مساله یکی از مهم ترین مطالبات بخش خصوصی طی سال



هاي اخیر بوده است. به طوري که همواره فعالان اقتصادي کشور از تعدد مراکز تصمیم گیري و اتخاذ سیاست هاي متفاوت و حتی بعضاً
متضاد، توسط دستگاه هاي مختلف دچار آسیب شده اند. این عدم مدیریت متمرکز باعث شده، که از یکسو محدودیت ها و شوك هاي آنی از
طرف نهادهاي غیرمتخصص در امور اقتصادي به فعالان اقتصادي کشور وارد شود و از سوي دیگر هیچ نهاد و سازمانی به صورت مشخص
مسوولیت مشکلات موجود را به عهده نمی گیرد و فضا را براي فرار از بار مسوولیت فراهم کرده است. اتاق ایران در قالب گزارش هاي خود
بارها بر مساله تعیین یک متولی واحد و تعریف مسوولیت ها و اختیارات متناسب با آن در حوزه هاي اقتصادي، تاکید داشته است.شافعی در
بخش دیگري از سخنان خود عنوان کرد که رهبر انقلاب رمز موفقیت و مقابله با مشکلات در عرصه اقتصاد را حمایت از تولید فناورانه و
صادراتی می دانند که توسط بخش خصوصی انجام شود و براي دولت صرفاً نقش مدیریت، هدایت، نظارت و حمایت از تولید را در این زمینه
قائل هستند. او گفت: بنابراین برداشت ما این است که هدف فوق محقق نخواهد شد مگر از کانال تقویت بخش خصوصی مولد. لذا اگر
مسوولان اجرایی کشور واقعاً در پی عملی کردن رهنمودهاي رهبري هستند باید به الزامات و پیش نیازهاي آن که عبارت است از ثبات
بخشی به محیط کلان اقتصادي، تسهیل محیط کسب وکار و کاهش هزینه هاي جانبی تحمیلی به تولیدکنندگان و صنعتگران، جامه عمل

بپوشانند.



عامل بازدارنده درتجارت ایران
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ارزیابی آمارها نشان می دهد، از کل تجارت 80میلیارد دلاري ایران، 40میلیارد و 932میلیون دلار بین ایران و همسایگان در
10ماهه 1400 تبادل شده

 
تعادل - گروه تجارت | 

ارزیابی آمارها نشان می دهد، از کل تجارت 80میلیارد دلاري
ایران، 40میلیارد و 932میلیون دلار بین ایران و همسایگان در
10ماهه 1400 تبادل شده که 51درصد ارزش کل تجارت ده
ماهه را به خود اختصاص داده است. این آمارها در حالی است
که ما در منطقه اي با 15 کشور همسایه قرار داریم که فقط
روابط تجاري این کشورها 1200 میلیارد دلار است؛ بنابراین ما
می توانیم حداقل بین 200 تا 300 میلیارد دلار به این

 
کشورها صادرات داشته باشیم. 

این نشان می دهد، در تجارت با همسایگان نیز دچار ضعف هستیم. آل اسحاق وزیر بازرگانی دولت اصلاحات علت ضعف در تجارت خارجی را
درچند محور تشریح می کند. او معتقد است که رویکرد تجاري ما در منطقه و جهان هنوز چندان شکل نگرفته و دیپلماسی اقتصادي ایران به

 
جاي اینکه توسعه یابنده باشد، محدود کننده است. 

«اصلاح قانون تجارت با گذشت حدود 70 سال از تدوین آن، توجه به امور زیربنایی و سرمایه گذاري، اصلاح قوانین گمرکی و روند ترخیص
کالاها، توجه به تولیدات صادراتی، نحوه برخورد و مواجهه با کشورها براي برقراري روابط تجاري و...» را جزو مهم ترین سرفصل هاي تجارت
خارجی می داند. همچنین در این مسیر، توجه به سه نکته حائز اهمیت است؛ اول شناخت کامل و جامع از تجارت خارجی، دوم تبیین
استراتژي بر مبناي واقعیت هاي داخلی و خارجی و نیازها و اهداف و سوم به کارگیري مدیرانی که این حرفها را باور داشته باشند. هرچند به
گفته آل اسحاق، در مجموع در مسیر توسعه تجارت خارجی یکی از عوامل بازدارنده سیاست زدگی اقتصاد ما است و تا زمانی که اقتصاد ما با

 
شاخص هاي خودش اداره نشود، نمی توان در این مسیر جهش را تجربه کرد. 

 
تجارت با همسایگان 

حجم تجارت خارجی کشور به بیش از 80 میلیارد دلار رسیده که 38.7 میلیارد دلار آن صادرات و 41.5 میلیارد دلار واردات است. بر این
اساس، حجم تجارت خارجی کشور در 10 ماهه امسال نسبت به دوره مشابه سال قبل بیش از 36 درصد افزایش یافته است و بانک مرکزي از
ظرفیت صادرات نفتی و غیرنفتی در راستاي تأمین حداکثري نیاز هاي ارزي کشور استفاده می کند. با موفقیت دولت سیزدهم در افزایش
صادرات نفتی و غیرنفتی و تامین ارز براي تقاضاي بازار داخل، قیمت دلار که در سال جاري به 30 هزار تومان هم رسیده بود هم اکنون به

 
کانال 26 هزار تومان عقب نشینی کرده است. 



از سوي دیگر، گمرك ایران میزان تجارت ایران با 15 کشور همسایه را منتشر کرد. براساس آمار اعلامی، از کل تجارت 133میلیون و
636هزار تنی ایران، به ارزش 80میلیارد و 236میلیون دلار، 81میلیون و 398هزار تن کالا به ارزش 40میلیارد و 932میلیون دلار بین ایران

 
و همسایگان در 10ماهه 1400 تبادل شد که 61درصد وزن و 51درصد ارزش کل تجارت ده ماهه را به خود اختصاص داده است. 

بنابر آمارها، از صادرات یکصد میلیون و 425هزار تنی کشور به ارزش 38میلیارد و 763میلیون دلاري، 61میلیون و 699هزار تن کالا به
ارزش 20میلیارد و 595میلیون دلار به 15 کشور همسایه ایران صادر شده که 61درصد وزن و 53درصد ارزش صادرات 10ماهه کشور را به

 
خود اختصاص داده که نسبت به مدت مشابه سال قبل هشت درصد در وزن و 23درصد در ارزش رشد داشته است. 

همچنین بنابر آمار اعلامی گمرك، عراق با خرید هفت میلیارد و 295میلیون دلار، ترکیه با چهار میلیارد و 530میلیون دلار، امارات با سه
میلیارد و 800میلیون دلار، افغانستان با یک میلیارد و 539میلیون دلار و پاکستان با یک میلیارد و 18میلیون دلار به ترتیب پنج کشور اول

 
خریدار کالاهاي ایرانی بین همسایگان هستند. 

عمان با خرید 564میلیون دلار، روسیه با 486میلیون دلار، آذربایجان با 438میلیون دلار، ترکمنستان با 267میلیون دلار، ارمنستان با
258میلیون دلار، قزاقستان با 150میلیون دلار، کویت با 125میلیون دلار، قطر با 117میلیون دلار، بحرین با هفت میلیون دلار و عربستان با

 
41هزار دلار در رتبه هاي بعدي خرید کالاهاي ایرانی بین همسایگان ایران قرار دارند. 

جزییات آماري نیز نشان می دهد، از کل واردات 10ماهه کشور به میزان 33میلیون و 211 هزار تن و به ارزش 41میلیارد و 473میلیون
دلار، 19میلیون و 699هزار تن کالا به ارزش 20میلیارد و 337میلیون دلار از کشورهاي همسایه وارد شده است که 59درصد وزن و

 
49درصد ارزش کل واردات را به خود اختصاص داده است که نسبت به مدت مشابه 59درصد در وزن و 63درصد در ارزش رشد داشته است. 

آمارها گویاي این است که امارات با فروش 13میلیارد دلار کالا، ترکیه با چهار میلیارد و 231میلیون دلار، روسیه با یک میلیارد و
329میلیون دلار، عراق با 920میلیون دلار و عمان با 453میلیون دلار پنج کشور اول بین همسایگان براي تأمین نیازهاي کشورمان بودند.
مطابق این آمارها، پاکستان با 203میلیون دلار، قزاقستان با 50میلیون دلار، آذربایجان با 34میلیون دلار، ترکمنستان با 27میلیون دلار،
ارمنستان با 18میلیون دلار، افغانستان با 16میلیون دلار، کویت با 11میلیون دلار، قطر با هفت میلیون دلار و بحرین با یک میلیون و

 
297هزار دلار به ترتیب در رتبه هاي بعدي تأمین کالاهاي مورد نیاز کشور بین همسایگان در 10ماهه سال 1400 قرار دارند. 

 
ضعف در تجارت با همسایگان 

در 10 ماهه ابتداي امسال مجموع صادرات و واردات ما کمی بیش از 80 میلیارد دلار شده، گفته است: اما اگر واردات ما به فرض مثال
350میلیارد دلار وصادرات ما 450میلیارد دلار باشد و مجموع تجارت خارجی ما 800 میلیارد دلار شود این بهتر است یا اینکه مجموع
تجارت خارجی 80 میلیارد دلار شود، قطعا رقم بیشتر بهتر است؛ زیرا 10 برابر شدن تجارت خارجی موجب 10 برابر شدن اشتغال، تولید،

 
قدرت رقابت و دانش می شود. 

در حال حاضر صادرات ما رقمی حدود 40 میلیارد دلار است و این در حالی است که ما در منطقه اي با 15 کشور همسایه قرار داریم که
فقط روابط تجاري این کشورها 1200 میلیارد دلار است؛ بنابراین ما می توانیم حداقل بین 200 تا 300 میلیارد دلار به این کشورها صادرات

 
داشته باشیم. 

آل اسحاق با اشاره به حجم روابط تجاري ما با کشورهاي همسایه در این سطح، به «خبرگزاري فارس» عنوان کرده که حداکثر صادرات ما به
کشورهاي همسایه حدود 30 میلیارد دلار است. این در حالی است که براساس استانداردها و متناسب با جمعیت باید یک درصد از تجارت

 
جهانی سهم داشته باشیم که الان سهم ما فقط 3 دهم درصد از تجارت جهانی و دلیل آن هم رویکردمان به مساله تجارت است. 



او معتقداست که اگر نگاه ما صادرات محور باشد حداقل در منطقه می توانیم صادرات 300 میلیارد دلاري را به دست آوریم، بنابراین اگر در
منطقه ارتباطات تجاري را در حد 300 میلیارد دلار ارتقا دهیم به همین اندازه نیز امنیت منطقه و خود را حفظ خواهیم کرد، مخصوصا اینکه
ما هاب منطقه نیز هستیم و به 15 کشور وصل هستیم و از نظر موقعیت ژئوپلیتیکی می توانیم شمال را به جنوب و شرق را به غرب وصل
کنیم و تامین نیازهاي شمال و جنوب و شرق و غرب به مفهوم ایجاد اشتغال و رشد اقتصادي و اقتصاد مقاومتی است و در شرایطی که تولید

 
قابل رقابت باشد آن گاه حتی لازم نیست که با قاچاق نیز مقابله شود و کالاهاي قاچاق خود به خود از بازار حذف می شود. 

آل اسحاق می گوید: دیپلماسی اقتصادي ما باید دیپلماسی اقتصادي توسعه یابنده باشد، نه محدود کننده؛ یعنی هنر وزارت امور خارجه ما
باید چگونگی استفاده از ابزارهاي سیاسی در جهت توسعه اقتصادي و بالعکس باشد، الان در دنیا کشورهایی در حوزه تجارت خارجی موفق
هستند که سفراي آنها در کشورهاي مختلف نسبت سیاسی و اقتصادي را همگن دارند. یعنی همانطور که روابط سیاسی را دنبال می کنند و
دغدغه آن را دارند، دغدغه روابط اقتصادي را نیز دارند. کشورهایی در جهان وجود دارند که تعداد رایزن هاي بازرگانی شان در کشورهاي

 
مختلف بیش از 180 نفر است و این در حالی است که تعداد رایزن هاي بازرگانی ما بسیار محدود و در حال حاضر حدود 6 نفر است . 

 
چرا بعد از 70 سال قانون تجارت اصلاح نشده؟ 

وزیر بازرگانی دولت اصلاحات معتقد است که نگاه و رویکرد و راهبرد استراتژي تجاري ما در منطقه و جهان هنوز چندان شکل نگرفته و اگر
بخواهیم بگویم که اهمیت این موضوع چقدر در کشور ما کم بوده است باید به قانون تجارت اشاره کنم زیرا این قانون با این همه ضریب
اهمیت مربوط به سال 1333 است و با گذشت حدود 70 سال، قانون تجارت هنوز اصلاح نشده است و این در شرایطی است که مسائل
مربوط به تجارت گاها ماهانه و روزانه تغییر می کند، روابط تجاري الان متفاوت با روابط 10 سال قبل است. الان تجارت دیگر در بازار و
فروشگاه انجام نمی شود بلکه تاجر این کار را در منزل و از طریق سیستم هاي دیجیتالی انجام می دهد لذا با این تغییرات نیازمند
دستورالعمل هاي جدید و قوانین جدید براي تجارتمان هستیم در حالی که بی توجهی به این مسائل نشان می دهد که این موضوع از حاشیه

 
به متن نیامده است. 

آل اسحاق در ادامه می گوید: توجه به امور زیربنایی بسیار مهم است، باید در بنادر سرمایه گذاري کنیم و توجه به حوزه حمل و نقل، بیمه،
بانک ها جزو اولویت هاي ذهنی ما شود. باید قوانین گمرکی ما اصلاح شود و زمان ترخیص کالا به حداقل ممکن برسد. در حال حاضر
ترخیص کالا در گمرك ها در برخی از کشورها، در زمانی کمتر از 2 ساعت انجام می شود و این در حالی است که برخی کالاهاي ما 4 سال
در انبار گمرك ها می ماند و در آخر نیز می شنویم که مثلا فلان کالاي وارداتی در انبارهاي گمرك فاسد شده و از بین رفته است. او ادامه
می دهد: در ساختار جدید وزارت صمت 24 حوزه شکل گرفته که وزیر باید به این 24 حوزه نظارت داشته باشد در حالی از نظر دانش

 
مدیریتی اگر یک مسوول حوزه نظارتش بیشتر از 7 شعبه باشد، حوزه هشتم از دستش خارج می شود. 

 
سه گام مهم در تجارت خارجی 

آل اسحاق با اشاره به اینکه براي تجارت باید رویکرد و راهبرد داشته باشیم توضیح داده که قدم اول تشخیص روابط حاکم براین مساله است
و وقتی می گوییم تولید تصور یک عده این نباشد که تبدیل مواد اولیه به محصول نهایی به معناي تولید است بلکه تولید یعنی تمام زنجیره و
نظامات تولید را با هم در نظر بگیریم ضمن اینکه بدانیم 70 درصد جایگاه تجارت، تولید است در حالی در شرایط فعلی ما؛ حدود 50 درصد
از جایگاه تجارت تولید است. پس قدم اول اینکه باید موضوع تجارت را درست تعریف کنیم و تمام روابط و تاثیرگذاري و مولفه هاي آن را

 
باید درست بشناسیم و جایگاهش را در نظام حکمرانی کشور نیز بدانیم. 

قدم دوم به گفته او، این است که متناسب با این شناخت و براساس روابط داخلی، روابط بین المللی، روابط سیاسی راهبرد تعیین کنیم و
حتما استراتژي کشورهاي مختلف و کشورهاي متخاصم را بشناسیم. یعنی بدانیم برخورد امریکا در حوزه جنگ تجاري با ما چیست و تا



زمانی که نحوه برخورد امریکا، اروپا و کشورهاي حوزه خلیج فارس، چین و روسیه را نشناسیم کاري را در حوزه تجارت خارجی نمی توانیم

 
انجام دهیم. 

در حوزه تجارت داخلی نیز تقریبا همین شرایط حاکم است و باید اولویت ها مشخص شود که آیا اولویت تامین کالاهاي اساسی و مواد غذایی
است یا اولویت تامین مواد اولیه مورد نیاز صنعت است تا براساس آن راهبرد تجارت خارجی تبیین شود و مشخص شود که در این مسیر

 
قانون اساسی، مجلس، قوانین و مقررات چه اجازه اي به من می دهند. 

او در پاسخ به اینکه چگونه باید به اهدافمان در حوزه تجارت خارجی دست یابیم، نیز گفته است: توجه به سه نکته در این بخش لازم است،
اول شناخت کامل و جامع از تجارت خارجی، دوم تبیین استراتژي بر مبناي واقعیت هاي داخلی و خارجی و نیازها و اهداف و سوم داشتن
مدیرانی که این حرف ها را باور داشته باشند؛ در مجموع در مسیر توسعه تجارت خارجی یکی از عوامل بازدارنده سیاست زدگی اقتصاد ما

است و تا زمانی که اقتصاد ما با شاخص هاي خودش اداره نشود نمی توان در این مسیر جهش را تجربه کرد.



«مالیات بر عایدي سرمایه» قیمت ها را کاهش می دهد

منبع: تحلیل بازارشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1400/11/23

مدیرعامل اسبق بانک صادرات گفت: مالیات برعایدي سرمایه به طور قطع از نوسانات قیمت جلوگیري می کند و کاهش قیمت در
بازارهاي مختلف را به همراه خواهد داشت.

 کارشناس مسائل اقتصادي: «مالیات بر عایدي سرمایه» قیمت

 
ها را کاهش می دهد 

مدیرعامل اسبق بانک صادرات گفت: مالیات برعایدي سرمایه به طور قطع از نوسانات قیمت جلوگیري می کند و کاهش قیمت در بازارهاي

 
مختلف را به همراه خواهد داشت. 

 
 

به گزارش بازار به نقل از ایبنا، بهاالدین حسینی هاشمی؛ اقتصاددان و مدیرعامل اسبق بانک صادرات با اشاره به سیاست هاي مالی دولت
مبنی بر اخذ مالیات بر بعضی درآمدها و یا معافیت ها براي تشویق به انجام برخی فعالیت هاي اقتصادي اظهار کرد: اگر جهت گیري به
سمتی باشد که براي فعالیت هاي غیرتولیدي یا فعالیت هاي سوداگرانه، واسطه گري و دلالی مالیات وضع شود، تا حد بسیاري از سرمایه
گذاري کاذب در بازار غیرمولد کم خواهد کرد. چرا که بسیاري از افرادي که در فعالیت هاي واسطه گري و سوداگرایانه مشغول هستند،

 
عملیات و فعالیت هایشان ثبت و نقل و انتقال پولی آنها ردیابی نمی شود. 

وي ادامه داد: اگر تمام معاملات و مبادلات پولی در قالب تراکنش هاي بانکی انجام و ثبت شود تا داد و ستدها و نقل و انتقال ها قابل
پیگیري باشند و از چنین فعالیت هایی مالیات اخذ شود از جذابیت آنها کم خواهد شد. البته در حال حاضر بخش عمده اي هم تهاتري انجام

 
می شود و معاملات در هیچ جایی ثبت نمی شود. 

این اقتصاددان تاکید کرد: از سوي دیگر براي هدایت اعتبار به سمت تولید، باید مشوق هایی درنظر گرفت و معافیت و تخفیف مالیاتی و
حمایت هاي بانکی را ایجاد کرد تا ارزش افزوده بیشتري داشته باشد و افراد ترغیب شوند که در بخش تولید سرمایه گذاري کنند و بدانند که

 
قطعا سرمایه گذاري در بخش تولید منافع بیشتري برایشان خواهد داشت. 



به گفته حسینی هاشمی، هدایت اعتبارات بانک ها به سمت تولید نیز باید همراه با مشوق باشد و به گونه اي نباشد که براي بانک ها زیان ده
باشد. یعنی اینطور نباشد که بانک در بخش بازرگانی تسهیلات کوتاه مدت با سود بیشتر بدهد اما در بخش تولید تسهیلات بلند مدت با سود

 
کمتر اعطا کند. در این صورت بانک ها رغبتی نخواهند داشت به سمت تولید بروند. 

وي با تاکید بر اینکه مجموعه سیاست هاي پولی و مالی باید در راستاي حداکثر کردن رشد اقتصادي باشد که بتواند تولید ناخالص ملی
کشور را افزاش دهد و باعث اشتغال و خلق ثروت شود، تصریح کرد: مالیات برعایدي سرمایه به طور قطع از نوسانات قیمت جلوگیري می کند

 
و کاهش قیمت در بازارهاي مختلف را به همراه خواهد داشت. 

کارشناس ارشد پول و بانکداري گفت: وقتی در اقتصاد واسطه گري و دلالی وجود داشته باشد، یک محصول با قیمت تمام شده به دست
مصرف کننده نمی رسد و در مراحل مختلف شامل افزایش قیمت خواهد شد اما به طور قطع با وضع مالیات بر فعالیت هاي سوداگرایانه،

 
جذابیت این بازارها از بین می رود و سود حداقلی نصیبشان می شود. 

به گفته حسینی هاشمی، هرچقدر سیستم مالیاتی شفاف تر و جامع و دقیق اجرایی شود، معاملات پنهان و سیاه و زیرپله اي به حداقل می
رسد که دست دلالان و سوداگران را از بازار کوتاه می کند. در این شرایط است که قیمت تمام شده کالا براي مصرف کننده نهایی کاهش می

 
یابد و ثبات پیدا خواهد کرد و در نهایت شاهد آرامش و تعادل در بازار خواهیم بود. 

او تاکید کرد: در صورت تصویب طرح مالیات بر عایدي سرمایه تحولی در اقتصاد رخ خواهد داد که در نتیجه باید این موضوع به سرعت
تعیین تکلیف شود. کشورهایی که با دریافت مالیات اقتصاد خود را اداره می کنند و تورم هاي آنچنانی به قشر با درآمد ثابت تحمیل نمی
کنند، از هرگونه فعالیتی که منجر به سوداگري می شود مالیات اخذ می کنند. مهم شناسایی و شناخت این نوع فعالیت ها و درآمدهاست که

 
در حال حاضر با توجه به سیستم الکترونیکی که در کشورمان وجود دارد قابل تحقق است. 

این اقتصاددان در پایان گفت: اخذ مالیات بر عایدي سرمایه باعث می شود نقدینگی در دست مردم کم شود و به درآمدهاي دولت اضافه شود
که در نهایت به ثبات بازارها نیز می انجامد. مهم تر از همه اینکه کسري بودجه دولت نیز تامین می شود و این در حالی است که وقتی دولت
کسري بودجه نداشته باشد، از بانک مرکزي اسقراض نمی کند و طبیعتا پایه پولی و نقدینگی نیز افزایش پیدا نخواهد کرد؛ ضمن اینکه سطح

عمومی قیمت ها نیز در این وضعیت کنترل می شود.



بیش از 27 هزار نفر در مهاباد فعالیت اقتصادي دارند

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1400/11/23

رئیس اداره صنعت، معدن و تجارت مهاباد گفت: هم اکنون 27 هزار و 896 نفر در زمینه هاي مختلف صنعتی، معدنی و صنفی
مشغول بکار هستند.

باشگاه خبرنگاران جوان مهاباد- محمد جهین گفت: حوزه هاي
مختلف صنعتی، معدنی و صنفی در این شهرستان یکی از مولد
هاي اشتغال زایی است بخصوص در زمینه صنفی با وجود
بازارچه هاي عرضه انواع کالا، هم اکنون 27 هزار و 896 نفر
در زمینه هاي مختلف صنعتی، معدنی و صنفی مشغول بکار

 
هستند. 

وي گفت: در شهرستان مهاباد 124 واحد صنعتی داراي پروانه بهره برداري معتبر با حجم سرمایه گذاري بیش از 133 هزار و 875 میلیارد
ریال در زمینه هاي مختلف تولیدات صنعتی و صنایع معدنی وجود دارد که این واحد هاي صنعتی زمینه اشتغال مستقیم 3 هزار و 725 نفر

 
را فراهم کرده اند. 

رئیس اداره صنعت، معدن و تجارت مهاباد گفت: همچنین در این شهرستان 9 طرح صنعتی با پیشرفت فیزیکی بالاي 60 درصد با حجم
سرمایه گذاري بیش از 16 هزار و 123 میلیارد ریال در حال تکمیل و بهره برداري است و با راه اندازي این واحد هاي صنعتی زمینه اشتغال

مستقیم براي 478 نفر پیش بینی می شود.



5 طرح آموزشی و مسکونی در ایرانشهر افتتاح شد

منبع: بازار کارشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1400/11/23

فرماندار ایرانشهر گفت: گرامیداشت ایام االله دهه مبارك فجر پنج طرح آموزشی، مسکونی و فضاي سبز در این شهرستان افتتاح شد.

 
فرماندار ایرانشهر گفت: گرامیداشت ایام االله دهه مبارك فجر پنج طرح آموزشی، مسکونی و فضاي سبز در این شهرستان افتتاح شد. 

به گزارش بازارکار از باشگاه خبرنگاران جوان زاهدان - علی شعبانی گفت: گرامیداشت آخرین روز از ایام االله دهه مبارك فجر، 2واحد
مسکونی مددجویان بهزیستی از سوي قرارگاه شهید معمار سپاه، 2 فضاي آموزشی و پارك وحدت ایرانشهر در زمینی به گستره نیم هکتار

 
افتتاح شد. 

 
او می گوید: براي اجراي این طرح ها در شهرستان ایرانشهر افزون بر 62 میلیارد ریال هزینه شده است. 

فرماندار ایرانشهر گفت: گرامیداشت چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی بیش از 100 طرح در بخش هاي آموزشی، مسکونی،

 
بهداشتی، برق رسانی، راه، تولیدي، کشاورزي، دامداري، خوداشتغالی و خدمات شهري در این شهرستان افتتاح و کلنگ زنی شد. 

او گفت: با بهره برداري از این طرح ها زمینه اشتغال بیش از 700 نفر در شهرستان ایرانشهر فراهم شده است.



سیر تا پیاز اهمیت و وظایف انجمن هاي علمی/ از کشف معلومات جدید براي رفع

مشکلات تا جهت دهی ایده ها به سمت بازار

منبع: آناشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1400/11/23

رئیس انجمن علمی دانشجویی شیمی کاربردي دانشگاه آزاد اسلامی واحد شیراز تأکید کرد: فعالان انجمن هاي علمی بدون اینکه
انتظار دستمزد یا درآمدي داشته باشند به هر گوشه و کنار براي کشف معلومات جدید و مبتنی بر آموخته هاي علمی خود سرك

می کشند.

رئیس انجمن علمی دانشجویی شیمی کاربردي دانشگاه آزاد اسلامی واحد شیراز تأکید کرد: فعالان انجمن هاي علمی بدون اینکه

 
انتظار دستمزد یا درآمدي داشته باشند به هر گوشه و کنار براي کشف معلومات جدید و مبتنی بر آموخته هاي علمی خود سرك می کشند. 

 
 

گروه استان هاي خبرگزاري آنا؛ انجمن هاي علمی دانشجویی متشکل از دانشجویان فعال، باانگیزه و با ظرفیت هاي بالا هستند که موجب

 
تجمیع و متمرکزشدن دانشجویان مشتاق به فعالیت هاي پژوهشی و علمی می شوند. 

بخش عمده این ظرفیت ها، ابتداي کار به صورت بالقوه هستند و اگر دانشگاه ها بستر مناسبی را براي فعالیت انجمن ها فراهم آورند؛ بالفعل
شدن این ظرفیت ها دور از دسترس نخواهد بود؛ بنابراین در راستاي ترویج روحیه علمی، توانمندسازي و ایجاد انگیزه در دانشجویان، دانشگاه

 
باید انجمن هاي علمی دانشجویی را فعال و حمایت کند. 

 
بیشتر بخوانید: 

 
تسهیل تحقق اهداف انجمن هاي علمی با اختیارات خاص 5 راهبرد کارآمد براي تقویت انجمن هاي علمی 

 
مهارت افزایی دانشجویان در انجمن هاي علمی 

خبرنگار خبرگزاري آنا در شصت و هفتمین شماره از پرونده «توسعه دانش هاي نو با انجمن هاي علمی» درباره مأموریت ها، اهداف، برنامه
ها، دستورکارها و دستاوردهاي انجمن علمی دانشجویی شیمی کاربردي دانشگاه آزاد اسلامی واحد شیراز با آرش جوابی رئیس این انجمن

 
گفت وگو کرده است. 



جوابی دانشجوي نخبه دانشگاه آزاد اسلامی واحد شیراز مقام نخست انجمن هاي علمی دانشجویی دانشگاه آزاد اسلامی کشور در سال
1398(برگزیده هفتمین جشنواره ملی فرهیختگان)، مقام نخست نشریات دانشجویی دانشگاه آزاد اسلامی کشور در سال 1400(برگزیده
بخش نشریات علمی در چهارمین و پنجمین جشنواره سراسري قلم)، دانشجوي برتر علمی ـ پژوهشی و فرهنگی ـ اجتماعی بین دانشجویان
دانشگاه هاي سراسري، دولتی و آزاد اسلامی و سایر مؤسسات آموزش عالی استان فارس در سال 1400(برگزیده استانداري فارس و تجلیل

 
ویژه از سوي استاندار فارس به عنوان دانشجوي برتر نخبه)را در کارنامه علمی دانشجویی خود دارد. 

 
مشروح گپ و گفت آنا با جوابی را می خوانید. 

 
آنا: انجمن علمی دانشجویی شیمی را با ذکر جزئیات، چگونگی تشکیل و نوع و حیطه کارکرد آن (زمینه هاي کاري) معرفی کنید. 

جوابی: انجمن علمی شیمی کاربردي دانشگاه آزاد اسلامی واحد شیراز به عنوان فعال ترین و پرافتخارترین انجمن علمی دانشجویی مجموعه
دانشگاه آزاد اسلامی شیراز و استان فارس شهریور سال 1385 با تلاش و پیگیري جمعی از دانشجویان وقت گروه شیمی این دانشگاه راه
اندازي و پس از کسب مجوز رسمی از کمیسیون مرکزي انجمن هاي علمی دانشجویی سازمان مرکزي دانشگاه آزاد اسلامی به صورت رسمی

 
آغاز به کار کرد و تا به امروز به صورت پیوسته و مستمر در حال فعالیت علمی و پژوهشی است. 

اردیبهشت سال 1397 در انتخابات رسمی انجمن علمی شیمی کاربردي که با مشارکت پرشور دانشجویان گروه شیمی برگزار شد، بیشترین
آرا اخذ شده را به خود اختصاص داده و تا به امروز سکان دار انجمن علمی شیمی کاربردي دانشگاه آزاد اسلامی شیراز هستم و به عنوان

 
رئیس هیئت مدیره و دبیر انجمن علمی شیمی کاربردي فعالیت می کنم. 

انجمن علمی دانشجویی شیمی دانشگاه آزاد اسلامی واحد شیراز از بدو راه اندازي تاکنون به صورت مستقیم به بیش از 2 هزار دانشجو و
دانش آموخته گروه شیمی در مقاطع کارشناسی و تحصیلات تکمیلی شیمی این دانشگاه خدمات علمی و پژوهشی ارائه کرده و اکنون داراي
بیش از 500 عضو فعال دانشجویی در مقاطع مختلف تحصیلی شیمی است، از این رو این انجمن علمی دانشجویی یکی از باسابقه ترین

 
انجمن هاي علمی دانشجویی دانشگاه آزاد شیراز و استان فارس و حتی سطح کشور است. 

وزارت علوم به عنوان بالاترین نهاد تصمیم گیري آموزش عالی می تواند با ایجاد ارتباط میان انجمن ها و دانشگاهیان همه مراکز دانشگاهی
دولتی و غیردولتی، دانشگاه آزاد و مراکز صنعتی با هدف بازنگري در دستورالعمل ها، افزایش بودجه ها و نگاه ویژه به انجمن هاي علمی
دانشجویی مراکز دانشگاهی غیردولتی، گام مؤثري در تولید علم و پیشرفت کشور بردارد.انجمن علمی شیمی کاربردي دانشگاه آزاد اسلامی
واحد شیراز به فعالیت هاي علمی و پژوهشی در راستاي توانمندسازي دانشجویان و کسب مهارت هاي کاربردي مرتبط با رشته تحصیلی با
محور آموزش و تربیت نیروهاي متخصص براي بازار کار، ایجاد اشتغال، فعالیت هاي اقتصادي و تولیدي خدماتی و آزمایشگاهی و کادرسازي

 
علمی براي مؤسسات تحقیقاتی و آموزشی بعد از فارغ التحصیلی دانش آموختگان شیمی می پردازد. 

این انجمن علاوه بر ارائه خدمات پژوهشی به دانشجویان گروه شیمی مشغول همکاري مستمر با دانشجویان سایر رشته هاي تحصیلی علوم
پایه نظیر زیست شناسی میکروبیولوژي، فیزیک و جمعی از رشته هاي فنی و مهندسی مرتبط نظیر مهندسی شیمی ـ پتروشیمی ـ مهندسی
نفت ـ مواد و پلیمر و گروه علوم پزشکی بالینی داروسازي بیوشیمی و علوم آزمایشگاهی و حوزه هاي مختلف علمی و پژوهشی میان رشته اي
بین واحدهاي دانشگاه آزاد اسلامی و دانشگاه هاي دولتی و سراسري وابسته به وزارت علوم، تحقیقات و فناوري و وزارت بهداشت، درمان و
آموزش پزشکی و سایر مؤسسات آموزش عالی و مراکز تحقیقاتی در سطح شیراز و استان فارس و در سطح کشور با نظارت و همکاري

 
مسئولان دانشگاه آزاد اسلامی واحد شیراز به خصوص حوزه معاونت پژوهش و فناوري و باشگاه پژوهشگران جوان و نخبگان ادامه داده است. 

انجمن هاي علمی دانشجویی موتور محرك پژوهشی و مهارت آموزي دانشجویان آنا: جایگاه و وظایف انجمن هاي علمی در دانشگاه را چگونه

 
ارزیابی می کنید؟ 



جوابی: به منظور حمایت، تقویت، ترویج فرهنگ و اخلاق علمی در دانشگاه هاي کشور، تقویت روحیه، بنیه علمی دانشجویان مستعد،
توانمند، فراهم آوردن زمینه هاي مناسب براي فعالیت هاي جمعی علمی و بهره گیري از توانمندي و خلاّقیت آنان در تحقق توسعه علمی،

 
نهضت تولید علم و جنبش نرم افزاري انجمن هاي علمی و دانشجویی تشکیل شده و به فعالیت می پردازد. 

انجمن علمی دانشجویی نهادي است که که امکان فعالیت علمی و پژوهشی دانشجویان علاقه مند و داوطلب مشارکت در این فعالیت ها را در
زمینه هاي گوناگون علمی در کنار استادان مهیا می کند؛ انجمن علمی دانشجویی عهده دار پویایی و شکوفایی استعدادها، پدیدآورنده و

 
تقویت کننده روحیه پویایی علمی و در نهایت تولید و توسعه علم که همان رسالت دانشگاه بوده است. 

انجمن هاي علمی و دانشجویی به عنوان یک بازوي توانمند مدیریتی و اجرایی در حوزه فعالیت هاي علمی و پژوهشی و بدنه دانشجویی رکن
اساسی در راستاي تحقق اهداف تعیین شده دانشگاه هستند و هسته هاي تخصصی، نقش اساسی در پیشبرد اهداف علمی و توسعه دانش
هاي نوین و تخصصی در دانشگاه ها را دارند، از این رو می توان از انجمن هاي علمی دانشجویی به عنوان موتور محرك پژوهشی دانشجویان

 
یاد کرد. 

امروزه با توجه به نیازهاي کشور در حوزه اشتغال، صاحبان صنایع و مشاغل وابسته به رشته هاي تحصیلی نیازمند جذب دانش آموختگان و
نیروهاي تخصصی هستند که علاوه بر توانمندي هاي علمی و تئوري آکادمیک به عنوان اساس و پایه از باید از توانایی مهارت هاي کاربردي و

 
اجرایی و کارکرد عملی در حیطه میدانی و آزمایشگاهی مرتبط با رشته تحصیلی خود برخوردار باشند. 

از سوي دیگر افرادي در اولویت جذب و به کارگیري در صنایع تخصصی خواهند بود که فقط به مطالب درسی و دانشگاهی که عمدتاً مطالب
تئوري محض هستند، تکیه نکرده باشند و به موازات تحصیل در رشته دانشگاهی خود مهارت هاي عملی و کاربردي که در میدان عمل مورد

 
نیاز است را نیز فراگرفته باشند. 

متأسفانه برخلاف تأکید کارشناسان و صاحب نظران در چشم انداز تحقق دانشگاه نسل سوم و چهارم یا دانشگاه هاي کارآفرین و مسئله محور
که عمده رسالت آنها مشارکت در ایجاد کارآفرینی و رفع معضلات کشور به خصوص در حوزه اشتغال، ارائه فناوري و تکنولوژي با رویکرد
عملی و کاربردي و نگاهی دانشجومحور بوده، هنوز شاهد دانشگاه هاي نسل اول و دوم یا دانشگاه صرفاً آموزش محور هستیم که دانشجویان
در محیط دانشگاه محدود به فراگرفتن مطالب تئوري هستند و این کسب نکردن مهارت کاربردي تخصصی در راستاي رشته تحصیلی در

 
آینده شغلی دانش آموختگان به عنوان یک نقطه منفی و مانع بسیار جدي براي جذب براي اشتغال تخصصی پایدار خودنمایی می کند. 

از سوي دیگر عوامل مختلفی مانند محدودیت زمانی، فشرده بودن مطالب درسی، بازنگري نشدن و به روز شدن سرفصل آموزشی رشته هاي
تحصیلی و ارتباط تنگاتنگ نداشتن صنایع مختلف با دانشگاه و بی توجهی برخی مسئولان و سایر متولیان ارتباط دانشگاه با صنعت و جامعه

 
موجب شده این مشکلات پررنگ تر از قبل شود. 

کارآفرینی و ارتباط با صنعت رسالت اصلی انجمن هاي علمی است انجمن هاي علمی دانشجویی براي رفع این مشکلات با جدیت پا در
میدان عمل گذاشته و با بهره گیري از توان اعضاي هیئت علمی و سایر متخصصان با برگزاري کارگاه هاي آموزشی عملی و کاربردي،
برگزاري دوره هاي توانمندسازي تخصصی مرتبط با رشته تحصیلی، برگزاري جلسات سخنرانی در قالب همایش و سمینار، برگزاري
بازدیدهاي علمی از مراکز صنعتی و خدماتی و سایر مراکز وابسته به رشته تحصیلی، انجام طرح هاي پژوهشی دانش بنیان با نگاه چالش حل
مسئله و برگزاري مسابقات دانشجویی علمی، جشنواره هاي پژوهشی و شرکت در نمایشگاه هاي دانشجویی به پرکردن این شکاف عمیق

 
مهارت نداشتن دانشجویان به موازات آموزش مطالب تئوري توسط استادان در محیط دانشگاه اقدام کرده اند. 

در شرایط فعلی کشور که دانشجویان و دانش آموختگان دانشگاه ها و نسل جوان کشور با معضل بیکاري و نداشتن اشتغال تخصصی و پایدار



دست و پنجه نرم می کنند باید رسالت اصلی انجمن هاي علمی دانشجویی و سایر دستگاه هاي مربوط برنامه ریزي و اقدام در راستاي
توانمندسازي، ارائه و کسب فنون کاربردي به دانشجو و ارتباط با صنعت براي کارآفرینی و تولید محصول و تجاري سازي و ایجاد اشتغال

 
پایدار مبتنی بر علم و دانش و مهارت برخاسته از دانشگاه براي دانشجویان باشند. 

انجمن هاي علمی دانشجویی پیشرو در طرح پویش فضاي دانشگاه ها باید به نحوي باشد که دانشجویان از بدو ورود به دانشگاه، جذب انجمن
هاي علمی شوند و از همان ابتداي شروع کسب علم و دانش، اصول و ادبیات کسب و کار و اشتغال را نیز فرابگیرند و با قرارگرفتن در فضاي
واقعی و تمرینی کسب وکار از طریق بستر ایجاد شده توسط انجمن هاي علمی و تحت شاکله حقوقی دانشگاه، شغل و حرفه مورد علاقه خود

 
را تجربه و اشتغال خود را تضمین کنند. 

دانشجویان بعد از فراغت از تحصیل نه تنها حمایت حقوقی دانشگاه را از دست خواهند داد و به عنوان یک فارغ التحصیل با شاکله حقیقی

 
باید دنبال کار باشند؛ بلکه هیچ نهاد، سازمان یا شرکتی منتظر نخواهد بود که دانش آموخته بی تجربه اي را جذب کند. 

انجمن هاي علمی دانشجویی قلب تپنده تولید علم و فکر هستند انجمن هاي علمی دانشجویی به یمن استقرار در دانشگاه ها که مراکز اصلی
و قلب تپنده تولید فکر و علم کشور هستند و با برخورداري از نیروي انسانی جوان، پرانرژي، مشتاق، خلاّق، نوآور و داشتن مشاوره و

 
پشتیبانی فکري و تجربه استادان فعال، پرتلاش و مصمم ظرفیت بالایی براي تبدیل علم به فناوري و نوآوري در جامعه دارند. 

انجمن هاي علمی دانشجویی امکانی براي تمرین داوطلبانه فعالیت هاي علمی در قالب کارِ گروهی است که دانشجویان با اهداف علمی و
تخصصی گرد هم می آیند و با فعالیت در انجمن هاي علمی ضمن ترویج و تعمیق فضاي علمی در دانشگاه ها، زمینه رشد خود را نیز فراهم

 
می آورند. 

 
بیشتر بخوانید: 

 
حمایت هاي مالی مهم ترین دغدغه پیش روي انجمن هاي علمی 

 
نقش مؤثر انجمن هاي علمی در پیشبرد علم با مشارکت دلسوزانه دانشجویان 

فعالان انجمن هاي علمی دانشجویی در جریان فعالیت انجمنی، توانمندي هایی از قبیل مهارت کارِ گروهی، مهارت تبدیل ایده به عمل،

 
مهارت ارتباط، مهارت مدیریت و اجرا، مهارت تأمین هزینه هاي مالی، مهارت هم اندیشی، آزاداندیشی و تفکر انتقادي را کسب می کنند. 

چنین توانمندي ها و مهارت هایی خروجی دانشگاه ها را در عمل شایسته تر و توانمندتر می کند که حاکی از اهمیت جایگاه انجمن هاي
علمی دانشجویی در دانشگاه هاست و بی تردید انجمن هاي علمی دانشجویی می توانند به عنوان کانون هاي علمی که منجر به خلق ایده و

 
هدایت ایده ها به مراکز رشد و سراي نوآوري براي تبدیل به شرکت هاي دانش بنیان خواهد شد، مطرح شود. 

شناسایی و بهره گیري از توانمندي، خلاّقیت و نوآوري آنها در پیشرفت علمی کشور نقش موثري دارد تا اینگونه موجب توسعه اقتصادي
کشور شوند و عقب ماندگی هاي علمی را در مقایسه با سایر کشورها جبران کنند و با توجه به اهمیت نقش و جایگاه انجمن هاي علمی
دانشجویی در پیکره دانشگاه، نظام آموزش عالی و پژوهشی کشور عزم و اراده ملی براي حمایت از انجمن هاي علمی دانشجویی انکارناپذیر

 
است. 

انجمن هاي علمی نیازمند توجه و حمایت مسئولان هستند تا امروز دو دهه از تصویب و فعالیت انجمن هاي علمی دانشجویی در دانشگاه ها
توسط شوراي عالی انقلاب فرهنگی به عنوان عالی ترین نهاد متولی و تصمیم گیري در حوزه آموزش عالی کشور می گذرد؛ اما هنوز شاهد



نادیده گرفته شدن و شناخت نداشتن دقیق مسئولان، دانشجویان، صاحبان صنایع، مشاغل و مدیران عالی و سایران به انجمن هاي علمی

 
دانشجویی هستیم. 

البته مسئولان دانشگاه آزاد اسلامی گام هاي مؤثري در راستاي مشارکت بیشتر انجمن هاي علمی دانشجویی در سطوح مختلف مدیریتی و
معرفی به جامعه برداشته اند و آیین نامه جدید فعالیت و وظایف انجمن هاي علمی دانشجویی از نظر کمیت، کیفیت و تنوع وظایف رشد قابل

 
توجهی داشته و به صورت رسمی از سوي دکتر طهرانچی ابلاغ شده است. 

انجمن هاي علمی مهم ترین رکن نظام اجتماعی هستند آنا: انجمن هاي علمی به عنوان هسته هاي تخصصی چه نقشی در پیشبرد علمی و
توسعه علم و دانش به خصوص دانش هاي نوین دارند؟ جوابی: بخشی از روند توسعه در ارتباط تنگاتنگ با مقوله توسعه علم در نظام اجتماع
علمی است و تجربه تاریخی کشورهاي توسعه یافته علمی اقتصادي و صنعتی بیانگر آن بوده که مقوله علم و نهاد علمی به عنوان کانون
مرکزي توسعه علمی، تأمین کننده اصلی بستر توسعه یافتگی این جوامع بوده و در برهه هایی از تاریخ توسعه این کشورها، مسئولیت جدي

 
برعهده داشته است. 

با وجود تأکید زیاد بخش هاي متعدد علمی و دانشگاهی درباره توجه به نهادهاي علمی، جایگاه انجمن هاي علمی به قدر کافی جدي تلقی
نشده، در حالی که این انجمن ها یکی از نهادهایی به شمار می آیند که از خاصیت و توانایی بالقوه تولید علم و دانش برخوردارند و می توانند
با سیاستگذاري صحیح و منطقی سهم قابل توجه و بی بدیلی در توسعه علمی و فناوري و تکنولوژي داشته باشند و نقش پررنگ و موثري در
طراحی و زیرساخت تحولی عظیم در حوزه علم و دانش و فناوري و به ویژه دانش هاي نوین و در عرصه صنعتی و اقتصادي و خدماتی ایفا

 
کنند. 

انجمن هاي علمی در دانشگاه ها می توانند با استفاده از امکانات و ظرفیت بسیار مهمی که در اختیار دارند با برگزاري سمینارهاي علمی و
همایش هاي پژوهشی کارگاه هاي آموزشی توانمندسازي، بازدید از مراکز علمی و صنعتی و تحقیقاتی، همکاري گسترده با مراکز تحقیقاتی،
هسته هاي فناور سراهاي نوآوري، شرکت هاي دانش بنیان، پارك هاي علم و فناوري، شتاب دهنده ها، راه اندازي استارت آپ ها و تعامل
گسترده با دانشگاه ها و موسسات آموزش عالی و مشارکت در گردهمایی هاي علمی با حضور متخصصان علمی و پژوهشگران برجسته و
تعامل مشترك در پروژه هاي تحقیقاتی و پژوهشی و صنعتی تولیدي و خدماتی در بخش هاي مختلف در سطح دانشگاهی، ملی، منطقه اي و

 
بین المللی موفق به تولید علم و رفع چالش هاي پیش روي کشور از طریق همفکري و هم افزایی مشترك با سایر صاحب نظران شوند. 

 
 

انجمن هاي علمی باید از طریق همکاري مشترك با پژوهشگران در رشته هاي مختلف تحصیلی و سایر علوم پیشرو با بهره گیري از توان
فکري و خلاّقیت نیروهاي جوان مستعد تحصیل کرده و استفاده از امکانات سایر دستگاه هاي متولی موجب توسعه علوم شده و به خلق ایده
بپردازند و ایده ها را به سمت عملی شدن هدایت کرده و با راه اندازي انجمن هاي علمی بین رشته اي و برداشته شدن مرز میان رشته ها و



 
علوم به رفع چالش هاي کشور از طریق ترکیب علوم مختلف و ایده هاي مختلف به راهکارهاي جدیدي دست پیدا کرد. 

 
با خلق علوم جدید و توسعه دانش هاي نوپا هم می توان شاهد تحولی شگرف در حوزه پیشبرد علم و تکنولوژي و دانش هاي نوین بود. 

انجمن هاي علمی دانشجویی؛ حلقه مفقوده ارتباط دانشگاه و صنعت و جامعه انجمن هاي علمی در دانشگاه ها می توانند به عنوان پل
ارتباطی بین دانشجویان، استادان، مسئولان به عنوان حلقه مفقوده ارتباط دانشگاه با صنعت و جامعه با برقراري ارتباط و همکاري چندجانبه

 
بین ارکان مختلف نظام اجتماع علمی گام موثري در راستاي توسعه علمی بردارند. 

روحیه حاکم در انجمن هاي علمی دانشجویی موجب می شود فعالان انجمن بدون اینکه انتظار دستمزد یا درآمدي داشته باشند با انگیزه
مضاعف به هر گوشه و کنار براي کشف معلومات جدید و مبتنی بر آموخته هاي علمی خود سرك بکشند و مشکلات جامعه و صنعت را
کنکاش کنند و این روحیه می تواند آغازگر تلاش براي رفع داوطلبانه سریع و جهادي بسیار از مشکلات دشوار جامعه باشد، مشکلاتی که رفع

 
آنها در شرایط عادي نیازمند صرف زمان و هزینه دوچندان است. 

انجمن هاي علمی دانشجویی به دلیل عطش فراوان براي فراتر رفتن از فضاي آموزشی تئوري دانشگاه، تلاش فراوان و خودجوش براي
برقراري ارتباط با فضاي خارج از دانشگاه به خصوص جامعه و صنعت که مشتري اصلی علم و فناوري هستند، دارند. آنا: حمایت از انجمن
هاي علمی دانشجویی را چگونه ارزیابی می کنید و مشکلات و چالش هاي مسیر فعالیت خود را چه چیزي می دانید؟ جوابی: حمایت از
انجمن هاي علمی دانشجویی به خصوص براساس ساختار و ماهیتی که این انجمن ها براي جذب و گردآوري نیروهاي نخبه علمی و
پژوهشگر جوان کشور که عمدتاً صاحب ایده هستند براي رفع چالش هاي کشور و تحول عرصه علمی و پژوهشی و عملی کردن ایده ها و
تولید فناوري و نوآوري و کارآفرینی بسیار حائز اهمیت است و نادیده گرفتن و بی توجهی به این مسئله موجب هدررفت توان و انگیزه
دانشجویان و نیروهاي متخصص علمی و توانمند کشور در حوزه هاي مختلف می شود و می تواند ضربه جبران ناپذیري به ساختار جامعه و
کشور در حوزه هاي مختلف علمی و صنعتی و اقتصادي و کارآفرینی تکنولوژي و نوآوري و سرمایه هاي مالی و انسانی حتی مسائل فرهنگی و
اجتماعی شود که در پی آن نتیجه اي جز عقب ماندگی در بخش هاي مختلف، خودکفایی نداشتن، افزایش بیش از پیش وابستگی به
بیگانگان، مصرف گرا بودن محض به جاي تولیدکننده بودن و گره خوردن سرنوشت علمی و پژوهشی و صنعتی و کارآفرینی و معیشت مردم

 
به تحریم هاي ناعادلانه و زیاده خواهی بیگانگان نخواهد داشت. 

جایگاه انجمن هاي علمی باید در تمام ارکان دانشگاه فهم شود و همه کمک کنند تا زمینه فعالیت هاي انجمن هاي علمی تسریع شود؛ در
نگاه ویژه تر استادان و اعضاي هیئت علمی باید زمان بیشتري براي انجمن هاي علمی صرف کنند؛ چراکه این موضوع موجب ایجاد روحیه و
نشاط دانشجویان و رشد قابل توجه فعالیت هاي پژوهشی این انجمن ها می شود.به کارگیري به موقع توانایی هاي چنین جمعیتی از نیروي
دانشجوي داوطلب و علاقه مند مانع از دست رفتن توان کار، تجمع نیروي انسانی جویاي کار پس از فراغت از تحصیل، سوختن بسیاري از
نیازهاي شغلی به دلیل نبود نیروي انسانی مناسب، ایجاد رقابت سنگین و ناعادلانه براي کسب فرصت هاي شغلی موجود، سوختن فرصت

 
هاي شغلی مورد علاقه دانشجویان به دلیل موکول کردن کسب شغل به پس از فراغت از تحصیل خواهد شد. 

استفاده صحیح از این ظرفیت در گام نخست نیازمند هدف گذاري و برنامه ریزي عملیاتی، کاربردي و آینده نگرانه و تخصیص حمایت هاي
مناسب از سوي نهادهاي متولی و مسئول تأمین و تربیت نیروي انسانی مورد نیاز جامعه آموزشی و سپس هدف گذاري و برنامه هاي حمایتی
سازمان ها، شرکت ها و صنایع نیازمند و متقاضی نیروي انسانی براي هدایت بهینه این نیروي عظیم انسانی به سمت مشکلات و نیازهاي

 
جامعه و صنعت است. 

انجمن هاي علمی دانشجویی با برخورداري از حمایت هاي مناسب می توانند فرصتی براي تمرین و تبدیل شدن به کانون هاي اصلی اقتصاد
دانش بنیان مقاومتی باشند و حمایت از انجمن هاي علمی در گذشته کافی و مناسب نبوده و جایگاه این انجمن هاي نادیده گرفته شده؛ اما
به تازگی سیاست هاي دانشگاه آزاد اسلامی و رویکرد آن به انجمن هاي علمی تغییر کرده و نقطه امید و اتکایی براي فعالان انجمن هاي



 
علمی و دانشجویی است. 

بودجه انجمن هاي علمی هزینه اضافی نیست یکی از چالش هاي اصلی و مهمی که انجمن هاي علمی با آن دست و پنجه نرم می کنند
حمایت نشدن مالی مناسب این انجمن هاست، متأسفانه در گذشته برخی از مسئولان به بودجه انجمن هاي علمی به عنوان هزینه اضافی
نگاه می کنند که این دیدگاه باید اصلاح شود و نباید به انجمن ها به عنوان یک نهاد صرفاً مصرف گرا نگاه کرد؛ بلکه بودجه انجمن هاي
علمی و به طور کلی فعالیت هاي پژوهشی به عنوان سرمایه گذاري براي کسب درآمد، تولید ثروت و رفع چالش هاي کشور است که در این
بخش شاهد تغییر نگرش مسئولان مربوطه بوده ایم و حمایت هاي قابل توجهی در مقایسه با گذشته در حال اعمال است؛ اما هنوز به نقطه

 
کافی و مطلوب نرسیده ایم. 

یکی دیگر از چالش فعالیت انجمن هاي علمی دانشجویی مواجه شدن مسئول انجمن و سایر اعضا با بروکراسی طولانی و خسته کننده در
دانشگاه و سایر نهادهاي مربوط براي اخذ مجوزهاي لازم و پیگیري و هماهنگی براي فعالیت هاي پژوهشی است که از توان و انگیزه و انرژي

 
اعضاي انجمن ها می کاهد. 

همکاري و مشارکت نکردن برخی از مسئولان با اعضاي انجمن هاي علمی موجب سستی و بی انگیزگی دانشجویان فعال در انجمن هاي

 
علمی خواهد شد و باید انجمن هاي علمی دانشجویی به یک نهاد فوق برنامه به عنوان یکی از ارکان اصلی در پیکره دانشگاه تبدیل شوند. 

شناخت نداشتن مسئولان و دانشجویان از ساختار، کارکرد و توانمندي هاي انجمن هاي علمی، هماهنگی و شناخت نداشتن انجمن هاي
علمی و هسته هاي تحقیقی از فعالیت هاي یکدیگر و معرفی نشدن به سطوح مختلف جامعه براساس کارکرد انجمن ها و مشارکت نکردن

 
مسئولان انجمن در برخی از فعالیت هاي اجرایی و مدیریتی و امور تصمیم گیري از دیگر چالش هاي انجمن هاي علمی دانشجویی است. 

 
آنا: انجمن هاي علمی چگونه تقویت می شوند تا در پیشبرد علم موفق باشند؟ 

جوابی: یکی از مهم ترین راهکار تقویت انجمن هاي علمی دانشجویی همکاري گسترده و مشارکت حداکثري دانشجویان و اعضاي هیئت

 
علمی در فعالیت هاي انجمن هاي علمی است و بدون مشارکت آنها تأثیرگذاري انجمن ها زیر سؤال خواهد رفت. 

در سایه مشارکت دانشجویان به مثابه هسته اصلی دانشگاه ها و نهادها و انجمن هاي دانشجویی است که می توان تأثیر مثبت از آن را بر
محیط دانشگاهی متصور شد. توجه به امر مشارکت دانشجویان در کنار پرورش و توسعه انجمن هاي علمی و نهادهاي دانشجویی دانشگاهی

 
ضرورتی است که غفلت از آن پیامدهاي منفی خواهد داشت. 

فراهم کردن ساختارها و سازوکارهاي لازم براي ایجاد و افزایش مشارکت فعال در دانشجویان به آن ها این فرصت را می دهد که مسئولیت

 
طرح ها و برنامه هاي متعددي را به دست گرفته، نقش فعالی را در میدان دانشگاه و حتی میدان هاي وسیع تر ایفا کنند. 

شناسایی عوامل مؤثر بر مشارکت دانشجویان می تواند در برنامه ریزي ها و سیاست گذاري هاي مسئولان دانشگاهی در این حوزه کمک
کننده باشد و افزایش مزیت هاي عضویت در انجمن هاي علمی دانشگاهی، اطلاع رسانی این مزایا و برجسته سازي آن ها و بهبود و تقویت
ارتباط بین انجمن هاي علمی و گروه هاي آموزشی مرتبط با هر انجمن و فراهم کردن شرایط براي ایجاد ارتباط بین اعضاي انجمن ها و

 
استادان می تواند در سطح مشارکت دانشجویان در این نهاد علمی مؤثر باشد. 



 
 

در این عوامل می توان به اعتماد اجتماعی دانشجویان به استادان، مسئولان دانشگاهی و حتی اعتماد بین دانشجویی نیز اشاره کرد و اعتماد
اجتماعی دانشجویان یا به عبارتی با افزایش و تقویت اعتماد دانشگاهی دانشجویان شرایط براي مشارکت آنها در نهادهاي علمی و دانشگاهی

 
بیشتر فراهم می شود. 

یکی از مشکلات در دانشگاه ها، بی خبري انجمن هاي علمی دانشجویی از فعالیت هاي علمی و پژوهشی مراکز دانشگاهی است که ارتباط
مؤثر مراکز دانشگاهی با یکدیگر می تواند کمک خوبی براي پرهیز از موازي کاري و ایجاد انگیزه بیشتر به انجام فعالیت هاي علمی مشترك

 
بینجامد. 

وزارت علوم به عنوان بالاترین نهاد تصمیم گیري آموزش عالی می تواند با ایجاد ارتباط میان انجمن ها و دانشگاهیان همه مراکز دانشگاهی
دولتی و غیردولتی، دانشگاه آزاد و مراکز صنعتی با هدف بازنگري در دستورالعمل ها، افزایش بودجه ها و نگاه ویژه به انجمن هاي علمی

 
دانشجویی مراکز دانشگاهی غیردولتی، گام مؤثري در تولید علم و پیشرفت کشور بردارد. 

محدودشدن فعالیت هاي انجمن هاي علمی به برگزاري دوره ها به تنهایی یا دوره هایی با کیفیت پایین، روحیه فردگرایی در اعضاي انجمن
به جاي همکاري و هم افزایی اعضا، مسئله محور نبودن فعالیت ها، پرداختن به مسائل حاشیه اي به غیر از فعالیت هاي علمی-پژوهشی می

 
تواند از بزرگ ترین چالش ها و آسیب هاي انجمن هاي علمی باشد. 

البته مسئولان دانشگاه می توانند با در نظر گرفتن جایگاه انجمن هاي علمی و دخالت دادن آنان در امور دانشگاه به رفع این چالش ها کمک

 
کنند. 

جایگاه انجمن هاي علمی باید در تمام ارکان دانشگاه فهم شود و همه کمک کنند تا زمینه فعالیت هاي انجمن هاي علمی تسریع شود؛ در
نگاه ویژه تر استادان و اعضاي هیئت علمی باید زمان بیشتري براي انجمن هاي علمی صرف کنند؛ چراکه این موضوع موجب ایجاد روحیه و

 
نشاط دانشجویان و رشد قابل توجه فعالیت هاي پژوهشی این انجمن ها می شود. 

تمرکز بر ارتباط انجمن هاي علمی با نهادهاي خارج از دانشگاه و تحلیل و هدایت این روابط با برنامه ریزي و هدف گذاري صحیح می تواند
منجر به شکل گیري کانال هاي مطمئن و سودآور بین دانشگاه و صنعت در قالب شرکت هاي دانش بنیان، تیم هاي تحقیقاتی و پژوهشی
دانشگاهی، تشکیل سیستم هاي نوآوري باز، تشکیل واحدهاي R&D دانشگاهی شرکت ها و صنایع، ارتقا و آموزش به روز کارمندان صنایع و

 
شرکت ها توسط دانشگاه ها و به روزرسانی فناوري تولید و خدمت آنها شود. 

ایجاد رقابت سالم در انجمن هاي علمی دانشجویی براي تقویت و ارزیابی دقیق از انجمن هاي علمی دانشجویی نیازمند برگزاري رقابتی سالم



در قالب برگزاري مسابقات دانشجویی و جشنواره هاي علمی و پژوهشی بین انجمن هاي علمی دانشگاه آزاد اسلامی هستیم؛ مانند جشنواره
حرکت در وزارت علوم. با چنین زاویه نگرشی، مسابقات و رقابت هاي انجمن هاي علمی باید فرصت و انگیزه اي براي حرکت جامعه

 
دانشگاهی و دانشجویی به سمت تولید ثروت و رفع نیازهاي جامعه با کمک علم و فناوري باشند. 

علاوه بر طراحی رقابت هاي هدفمند، ترسیم مسیر حرکت و فعالیت انجمن ها با نگاه به آینده و تنظیم و تدوین آیین نامه ها و قوانین اجرایی

 
و حمایتی در جهت نیل به این هدف لازم و ضروري است. 

با جهت دهی رقابت هاي انجمنی به سمت ایده بازارها، ارائه راهکارهاي نوآورانه و فناورانه، استارت آپ ها و تولید و تجاري سازي پروتوتایپ
ها، بسترهاي سرمایه گذاري و جذب سرمایه گذار و خرید و فروش فناوري در محیط هاي دانشگاهی افزایش می یابد و مداخله و حضور

 
مراکز علمی در تولید ثروت نیز بیشتر می شود. 

 
بیشتر بخوانید: 

 
بودجه تخصیصی انجمن هاي علمی افزایش یابد جاي خالی امتیازهاي ویژه در انجمن هاي علمی 

 
انجمن هاي علمی با مراکز فناور ارتباط نزدیک پیدا کنند 

براي تقویت انجمن هاي علمی دانشجویی باید موضوع تخصیص بودجه انجمن ها هدفمند شود؛ حال آنکه اگر سیاست ها و رویکردهاي
دانشگاه ها در قبال انجمن هاي علمی به نحوي باشد که بودجه قرارگرفته در اختیار انجمن به عنوان تولید درآمد و ثروت مورد توجه باشد،

 
می تواند انگیزه و هدایتی براي تولید ارزش افزوده توسط انجمن ها باشد. 

در این میان نقش حمایتی دولت که می تواند از طریق وزارت علوم، تحقیقات و فناوري و معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري و حمایت

 
از مجموعه دانشگاه آزاد اسلامی اعمال شود، در شکوفایی هرچه بیشتر انجمن هاي علمی دانشجویی مؤثر است. 

 
آنا: براي حمایت از انجمن هاي علمی چه پیشنهادي دارید؟ 

جوابی: حمایت هاي زیر از انجمن هاي علمی دانشجویی براي توسعه اقتصاد دانش بنیان مقاومتی پیشنهاد می شوند: حمایت ها و تخفیف
هاي مالیاتی براي شرکت هاي دانشجومحور، سپردن پروژه هاي کوچک شرکت ها و سازمان ها به تیم هاي دانشجویی مستعد، حمایت از راه
اندازي کسب وکارهاي دانشجویی در دانشگاه ها، برنامه ریزي براي توسعه ساختار انجمن هاي علمی با توجه به ظرفیت هاي آنها و نیاز
جامعه جهت دهی به برنامه هاي آموزشی دانشگاه ها بر مبناي خروجی و نتیجه محور بودن عملکرد دانشجویان و استادان به جاي تأکید بر
کلاس درس، نمره و آزمون، تشکیل صندوق سرمایه گذاري دانش بنیان دانشجویی با درآمدهاي حاصل از کار دانشجویی براي حمایت از
برنامه هاي کسب وکار و نیازهاي آینده زندگی دانشجویان، ایجاد بنگاه هاي کاریابی در دانشگاه ها براي شناسایی و تربیت نیروي انسانی
مستعد و مناسب براي حرفه هاي مختلف و معرفی به شرکت ها، صنایع و جامعه و شناسایی و جذب پروژه هاي مختلف به سمت تیم هاي
کسب وکار دانشگاهی و درنظرگرفتن امتیازات ویژه و مشوق هایی براي دانشجویان و اعضاي هیئت علمی فعال در انجمن هاي علمی

 
دانشجویی. 

 
آنا: نحوه همکاري مسئولان در دانشگاه با انجمن شما چگونه بوده است؟ 

جوابی: همکاري خوبی از سوي رئیس دانشگاه آزاد اسلامی واحد شیراز، معاونت پژوهش و فناوري و معاونت فرهنگی و دانشجویی و رئیس
باشگاه پژوهشگران جوان و نخبگان واحد شیراز با انجمن علمی شیمی صورت گرفته و مسئولان واحد شیراز دیدارهاي زیادي براي پیگیري



 
امور انجمن هاي علمی و سایر تشکل هاي دانشجویی در دستور کار دارند. 

 
 

 
نشریه علمی کیمیاگران صدرنشین نشریات دانشجویی دانشگاه آزاد اسلامی 

 
آنا: چنانچه فعالیت هاي اجتماعی، علمی، فرهنگی و موفقیت ها و دستاوردهایی داشته اید، تشریح کنید. 

جوابی: انجمن علمی دانشجویی شیمی واحد شیراز سال 1398 در بزرگ ترین و مهم ترین جشنواره علمی و پژوهشی دانشگاه آزاد اسلامی
کشور با عنوان «هفتمین جشنواره ملی فرهیختگان» که همه ساله در اختتامیه هفته پژوهش با مشارکت استادان و دانشجویان برتر علمی و
پژوهشی منتخب واحدهاي دانشگاه آزاد اسلامی با محورهاي مختلف برگزار می شود، موفق به کسب بیشترین امتیاز علمی و پژوهشی از
سوي هیئت داوران شد و این انجمن در رقابت با بیش از 2 هزار انجمن علمی دانشجویی دانشگاه آزاد اسلامی به عنوان مقام نخست و برترین

 
انجمن علمی دانشجویی دانشگاه آزاد اسلامی کشور انتخاب شد. 

این جانب رئیس انجمن علمی دانشجویی شیمی کاربردي دانشگاه آزاد اسلامی واحد شیراز هم به عنوان مقام نخست انجمن هاي علمی
دانشجویی دانشگاه آزاد اسلامی در هفتمین جشنواره ملی فرهیختگان انتخاب و از سوي دکتر طهرانچی و جمعی از اعضاي هیئت رئیسه،

 
مدیران ارشد و روساي مراکز استان هاي دانشگاه آزاد اسلامی به شکل ویژه مورد تجلیل قرار گرفتم. 

براي تقویت انجمن هاي علمی دانشجویی باید موضوع تخصیص بودجه انجمن ها هدفمند شود؛ حال آنکه اگر سیاست ها و رویکردهاي
دانشگاه ها در قبال انجمن هاي علمی به نحوي باشد که بودجه قرارگرفته در اختیار انجمن به عنوان تولید درآمد و ثروت مورد توجه باشد،
می تواند انگیزه و هدایتی براي تولید ارزش افزوده توسط انجمن ها باشد.نشریه دانشجویی کیمیاگران به عنوان نخستین و تنها نشریه
دانشجویی در حوزه علم شیمی در مجموعه دانشگاه آزاد اسلامی شیراز و استان فارس و متعلق به انجمن علمی دانشجویی شیمی کاربردي
این واحد دانشگاهی است که با تلاش جمعی از دانشجویان فعال گروه شیمی در مقطع کارشناسی و تحصیلات تکمیلی و نظارت و مشورت و
هم اندیشی تعدادي از اعضاي هیئت علمی گروه شیمی واحد شیراز به عنوان «مشاوران علمی» در راستاي بررسی جدیدترین تحقیقات علمی
و پژوهشی در علم شیمی و معرفی دستاوردها و افتخارات متخصصان علم شیمی در زمینه هاي گوناگون علمی و تکنولوژي و فناوري در

 
عرصه ملی و بین المللی فعالیت می کند. 

نشریه دانشجویی کیمیاگران با بیش از 150 اثر علمی پژوهشی در قالب هاي مختلف در چهارمین و پنجمین جشنواره سراسري نشریات
دانشجویی دانشگاه آزاد اسلامی سراسر با عنوان «جشنواره قلم» شرکت و در رقابتی سخت با بیش از 11 هزار ثر دانشجویی به عنوان مقام

 
نخست و برترین نشریه دانشجویی دانشگاه آزاد اسلامی در بخش نشریات علمی عمومی انتخاب شد. 



انتخاب رئیس انجمن علمی شیمی کاربردي واحد شیراز به عنوان برترین دانشجوي نخبه 16 آذر سال 1400 به عنوان یکی از برترین
دانشجویان نخبه علمی پژوهشی و فرهنگی و اجتماعی بین تمام دانشجویان مشغول به تحصیل در دانشگاه هاي سراسري دولتی و واحدهاي

 
دانشگاه آزاد اسلامی، دانشگاه هاي علوم پزشکی و سایر مؤسسات آموزش عالی استان فارس انتخاب شدم. 

انتخابم به عنوان دانشجوي برتر علمی و فرهنگی و اجتماعی در بین دانشجویان دانشگاه آزاد اسلامی استان فارس و انجمن علمی شیمی
کاربردي در نوزدهمین جشنواره پژوهش و فناوري استان فارس نیز از دیگر افتخارات کسب شده است که مورد تجلیل محمدرضا قائدي

 
رئیس دانشگاه آزاد اسلامی واحد شیراز، مریم زیبایی نژاد معاون فرهنگی دانشجویی و جمعی از اعضاي هیئت رئیسه قرار گرفت. 

انجمن علمی شیمی کاربردي پیشرو در عرصه فرهنگی و اجتماعی انجمن علمی شیمی کاربردي دانشگاه آزاد اسلامی واحد شیراز علاوه بر
فعالیت هاي علمی و پژوهشی دانشجویی در عرصه فعالیت هاي فرهنگی و اجتماعی هم پیشرو بوده و همکاري تنگاتنگی با معاونت فرهنگی و
اجتماعی این دانشگاه دارد و تاکنون در برگزاري بیش از ده ها برنامه در قالب همایش، وبینار و مسابقات دانشجویی در حوزه فرهنگی و
اجتماعی با معاونت فرهنگی واحد شیراز همکاري داشته که از جمله مهم ترین آنها می توان به برگزاري کمپین دانشگاه پاك با هدف حفظ

 
محیط زیست از آلودگی هاي شیمیایی و همایش بزرگ مبارزه با مواد مخدر شیمیایی اشاره کرد. 

 
کیمیاگران جوان دانشگاه آزاد شیراز پیشتاز در مقابله با ویروس کرونا 

 
آنا: آیا در انجمن خود موفق به تولید محصول و یا موفقیت هاي دیگري شده اید؟ 

 
 

جوابی: اعضاي هیئت علمی گروه شیمی دانشگاه آزاد اسلامی واحد شیراز جزء سرآمدان، فناوران و مخترعان برتر استان فارس هستند که
موفق به اختراع و تولید و تجاري سازي چند محصول تجاري شیمیایی دانش بنیان شده اند که در این راه از توان دانشجوان جوان و خلاّق

 
عضو انجمن علمی شیمی کاربردي نیز بهره برده اند. 

از زمان شیوع ویروس سرکش کرونا و آغاز پاندمی کووید ـ 19 و مجازي شدن فضاي آموزشی و پژوهشی کشور انجمن علمی شیمی کاربردي
از فعالیت بازنمانده اند که هیچ، بلکه در عرصه مجازي نیز فعال تر و پیشروتر از سایر انجمن هاي علمی دانشگاه آزاد اسلامی واحد شیراز
فعالیت کرده اند که از جمله مهم ترین فعالیت هاي کرونایی این انجمن علمی می توان برگزاري چندین وبینار و همایش مجازي درباره
ارتباط علم شیمی و کرونا، آشنایی با خطرات مواد شیمیایی ضدعفونی کننده و شوینده، وبینار عمومی چگونگی تشخیص الکل هاي اصلی و
تقلبی و آسیب هاي آنها با هدف آموزش همگانی براي آحاد جامعه و اختصاص یک شماره ویژه از نشریه کیمیاگران به موضوع شیمی و کرونا

 
و کارگاه آموزشی چگونگی ساخت مواد شیمیایی ضدعفونی کننده براي مقابله با ویروس کرونا را ذکر کرد. 



انتهاي پیام/4078/4062/



شکایت صد ها کارمند از تسلا براي تبعیض نژادي و آزار و اذیت

منبع: 55 آنلاینشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1400/11/23

تسلا توسط یک آژانس ایالتی در کالیفرنیا به اتهام تبعیض نژادي و آزار و اذیت در کارخانه Fremont خود مورد شکایت قرار
گرفته است.

تسلا توسط یک آژانس ایالتی در کالیفرنیا به اتهام تبعیض نژادي و آزار و اذیت در کارخانه Fremont خود مورد شکایت قرار گرفته

 
است. 

 
 

 
تسلا توسط یک آژانس ایالتی در کالیفرنیا به اتهام تبعیض نژادي و آزار و اذیت در کارخانه Fremont خود مورد شکایت قرار گرفته است. 

به گزارش سرویس آي تی و فناوري انتخاب به نقل از mashable، دپارتمان اشتغال منصفانه و مسکن کالیفرنیا روز چهارشنبه شکایتی را

 
در دادگاه ایالتی تنظیم کرد و شرکت تسلا را به ""ایجاد یک محیط کاري خصمانه"" براي کارگران سیاه پوست متهم کرد. 

پس از دریافت صد ها شکایت از کارگران، این سازمان، شواهدي پیدا کرد که نشان می دهد کارخانه فرمونت تسلا یک محل کار نژادپرستانه
است که در آن کارگران سیاه پوست مورد توهین نژادي قرار می گیرند و در تکالیف شغلی، انضباط، پرداخت و ارتقاي شغلی مورد تبعیض

 
قرار می گیرند. "" 

 
 



در این شکایت، کارگران سیاهپوست گزارش داده اند که مدام از مدیران و سرپرستان توهین هاي نژادي شنیده اند. این آژانس گفت که
کارگران سیاهپوست، گزارش داده اند که مشاغل سخت تري به آن ها اختصاص داده شده است، به طور نابرابر تنبیه شده اند و با گرافیتی

 
هاي نژادپرستانه در محل مواجه شده اند. 

شکایت DFEH همچنین می گوید که کارگران سیاه پوست در نقش هاي مدیریتی کمتر نمایندگی می شوند و اغلب براي فرصت هاي
حرفه اي از آنجا می گذرند. بر اساس گزارش تسلا که در سال 2020 منتشر شد، کارمندان سیاه پوست 10 درصد از نیروي کار این شرکت
در ایالات متحده را تشکیل می دهند. تسلا گزارش داد که کارمندان سیاه پوست 60 درصد افزایش در نمایندگی در مدیریت را تجربه کرده

 
اند که 4 درصد در سطح مدیر و بالاتر است. 

 
یک روز قبل از تشکیل پرونده، تسلا، یک پست وبلاگی را منتشر کرد و آن را ""اشتباه"" خواند. 

 
 

در این پست آمده است: «تسلا قویاً با همه اشکال تبعیض و آزار و اذیت مخالف است و یک تیم اختصاصی روابط کارمندان دارد که به همه
شکایات پاسخ می دهد و بررسی می کند. تسلا همچنین آخرین تولیدکننده خودرو در کالیفرنیا است. کارخانه فرمونت داراي اکثریت اقلیت
است و بهترین مشاغل را در صنعت خودروسازي براي بیش از 30000 کالیفرنیایی فراهم می کند. هیچ شرکتی براي پایداري یا ایجاد مشاغل
انرژي پاك بیشتر کار نکرده است. با این حال، در زمانی که مشاغل تولیدي در حال ترك کالیفرنیا هستند، DFEH تصمیم گرفته است که
به جاي همکاري سازنده با ما، از تسلا شکایت کند. این هم ناعادلانه و هم معکوس است، به ویژه به این دلیل که اتهامات بر وقایع سال ها

قبل تمرکز دارند.»



آینده کار پس از «استعفاي بزرگ»
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نویسنده: Rani Molla مترجم: مریم رضایی منبع: Vox «استعفاي بزرگ» در آمریکا آن قدرها هم نگران کننده نیست؛ چون پیامد
آن به «عصر جدید کارآفرینی» منجر شده است. تعقیب رفتار کارکنانی که طی دو سال گذشته محل کار خود را ترك کرده اند، نشان می
دهد آنها می خواهند خودشان رئیس خودشان باشند و به خوداشتغالی رو آورده اند. آمار رسمی در آمریکا از جریان معکوس نبض کارآفرینی

 
پس از 10 سال حکایت دارد. خوداشتغالی، واکنش بزرگ پس از استعفاي بزرگ است. 

در ماه هاي اخیر، میلیون ها آمریکایی شغل خود را به امید یافتن
شغلی بهتر ترك کردند، اما خیلی از آنها تصمیم دارند از این به بعد
هیچ گاه براي کس دیگري کار نکنند. پاندمی کرونا، حداقل در حال
حاضر، روند کاهشی 10 ساله کارآفرینی را در آمریکا متوقف - و
شاید معکوس - کرده است. آمریکایی ها در سال 2021 رکورد زدند
و درخواست 4/ 5 میلیون شماره شناسایی کسب وکار دادند. پیش
بینی می شود در سال 2022 این رکورد باز هم شکسته شود. داده
هاي اداره آمار کار هم نشان می دهد تعداد افراد خوداشتغال افزایش

 
یافته است. 

رشد اخیر کسب وکارهاي جدید، براي مردمی که این کسب وکارها را شروع می کنند و کارفرماهایی که قبلا چنین افرادي را استخدام می

 
کردند و آینده سیاست دولت و انعطاف اقتصاد به طور کلی، اثرات قابل توجهی دارد. 

بخشی از آنچه افزایش کسب وکارهاي جدید را مهم می کند، این است که نسبت به سال هاي قبل تر، بخش وسیع تري از جامعه را دربرمی
گیرد. طبق آنچه برنامه تحقیقاتی Venture Forward از شرکت GoDaddy اعلام کرده، زنان، سیاه پوستان و آنهایی که تحصیلات
دانشگاهی ندارند، نسبت به دوران قبل از پاندمی، در حال به دست آوردن سهم بیشتري از خرده کسب وکارهاي آنلاین هستند. از مارس
2020 زنان 57 درصد این کسب وکارها را از آن خود کرده اند که این رقم قبلا 48 درصد بوده است؛ سیاه پوستان از 15 درصد قبل از
پاندمی به 26 درصد رسیده اند و آمریکایی هاي بدون تحصیلات دانشگاهی، از 36 درصد به 44 درصد افزایش تاسیس کسب وکار داشته اند.
طبق اعلام «شاخص هاي کارآفرینی کافمن» در سال 2020 تعداد زنان و اقلیت هاي نژادي که کسب وکار از هر نوعی را شروع کرده اند،

 
افزایش چشمگیري داشت. 

کیمبرلی بلک مون، زن سیاه پوستی که بعد از پاندمی از شغل خود در واحد منابع انسانی یک شرکت لوازم خانگی بیرون آمد و فعالیت
مراقبت پوست خود را به یک کسب وکار تمام وقت تبدیل کرد، می گوید: «کار کردن براي خودم رضایت بخش تر است. این فرصت را دارم
که مدیرعامل باشم، کارکنان خودم را تربیت کنم و به آنها راهنمایی بدهم و هیچ گاه نمی خواهم حسی را که خودم در کار کردن در دنیاي

 
شرکتی داشتم، داشته باشند.» 

دلایل آمریکایی ها براي روي آوردن به راه اندازي کسب وکارهاي خودشان، بسیار متنوع است و از دلایل مالی تا فلسفی را شامل می شود.
برخی از آنها می خواهند در همان صنعتی که سال ها براي کس دیگري کار کرده اند، بنگاه خودشان را راه اندازي کنند و برخی دیگر یک
مسیر شغلی کاملا جدید را انتخاب کرده اند. اما بیشترین افزایش، در خرده فروشی بوده است، به ویژه براي فروشگاه هایی که فقط فروش



آنلاین دارند. داده ها همچنین افزایش قابل توجهی را در راه اندازي کسب وکارهاي حمل ونقل و انبارداري نشان می دهند که کارهایی مثل
هماهنگ سازي ارسال بسته یا پردازش برگشتی ها را انجام می دهند. تعداد کسب وکارهاي خدماتی حرفه اي جدید، از جمله کارهایی مثل

 
حسابداري یا طراحی گرافیک نیز مثل کسب وکارهاي عمرانی، افزایش یافته است. 

در خانه ماندن، در روزهاي اوج پاندمی، باعث شد خیلی از آمریکایی ها پول پس انداز کنند و زمان بیشتري داشتند تا به این فکر کنند که
براي بقیه عمرشان می خواهند چگونه پول خرج کنند. برخی از آنها به این نتیجه رسیدند که از رئیس خود متنفرند یا می خواهند از این به
بعد رئیس خودشان باشند. برخی دیگر تصمیم گرفتند زمان بیشتري با فرزندان خود بگذرانند و کمتر در ترافیک بمانند. خیلی ها هم

 
احساس کردند می خواهند در این دنیاي متلاطم کنترل بیشتري بر سرنوشت خود داشته باشند. 

معمولا افراد از سر ضرورت و زمانی که رکود اقتصادي یا بیکاري به اوج رسیده، کسب وکاري را شروع می کنند؛ مثل اوایل شروع پاندمی. اما

 
حالا که اقتصاد آمریکا در حال شکوفایی است و نرخ بیکاري هم پایین است، این مساله دیگر فاکتور بزرگی محسوب نمی شود. 

 
تعداد خروج افراد از شغل شان آنقدر زیاد شده که به عنوان یک واقعه مهم «استعفاي بزرگ» نام گرفته است. 

دنی اسپیروز، معاونت عملیات انسانی در شرکت نرم افزاري Zenefits، می گوید: «از نظر ما این اتفاق بیشتر «واکنش بزرگ» است، یعنی
افراد دیگر واقعا خواسته اي که از شغلشان دارند، خواسته اي که از اشتغال دارند و خواسته اي که از زندگی خود دارند را سبک سنگین می
کنند. دیگر رتبه بندي و مشخص کردن کارکنان برتر اولویت نیست. من فکر می کنم حالا زندگی کردن در اولویت است.» افزایش دسترسی
به فضاهاي بازار مراقبت سلامت، دسترسی به تکنولوژي هاي کسب وکار و انبوه فرصت هاي جدید که به واسطه پاندمی ایجاد شده، به این
تفکرات دامن زده است. افزایش کسب وکارهاي کوچک جدید، شکل کار را هم براي خود صاحبان آنها و براي خیلی از آمریکایی هایی که

 
براي دیگران کار می کنند، تغییر می دهد. 

افرادي که کسب وکار خودشان را شروع می کنند، معمولا شغلی را که در آن براي فرد دیگري کار می کرده اند ترك می کنند و شرایط

 
اشتغالی که باعث شده میلیون ها پست خالی بیشتر از افرادي که مایلند آنها را پر کنند وجود داشته باشد، بدتر می شود. 

این باعث می شود کارفرما مجبور شود دستمزدها را افزایش دهد، مزایاي بیشتري پیشنهاد دهد و به طور کلی شرایط کاري بهتري براي افراد

 
حقوق بگیر ایجاد کند. 

دین بیکر، هم بنیان گذار «مرکز پژوهش و سیاست اقتصادي» می گوید: «مردم به گزینه هاي بهتر فکر می کنند. کارفرماها هم به نوبه خود

 
مجبور خواهند شد مشاغلی را به آنها پیشنهاد دهند که از فرصت هاي آنها براي خود اشتغالی بهتر به نظر برسد.» 

البته تصمیم به راه اندازي کسب وکار خود، خالی از ریسک نیست؛ از جمله بیشتر شدن هزینه هاي بیمه سلامت، مالیات هایی بر خلاف

 
میل، به اضافه پرداخت حقوق پرسنل و احتمال بالاي شکست خوردن کسب وکار. 

در حالی که گروهی از سیاستمداران در حال لابی کردن براي اعمال سیاست هاي بهتر در جهت پشتیبانی از کارآفرینان در آمریکا هستند،

 
اما هنوز راه زیادي در پیش است. 

با این حال، مالکان کسب وکارهاي جدید در آمریکا، همچنان حاضرند این ریسک ها را بپذیرند؛ حداقل در حال حاضر. و در این فرآیند، آنها

 
در حال تغییر شکل کار در این کشور هستند. 

چرا شکل کار در حال تغییر است نیروي روانی که پاندمی ایجاد کرد، قابل بزرگنمایی نیست. هیچ چیز نمی تواند مثل یک بحران سلامت



جهانی که در آن میلیون ها نفر جانشان را از دست دادند تا بقیه مردم درباره شیوه زندگی خود بازنگري کنند، قابل مقایسه باشد. در خانه
ماندن، چه در حال دورکاري و چه بیکار، در شرایطی که بخش اعظم اقتصاد تعطیل شده بود، وقت و فضاي کافی در اختیار افراد گذاشت تا

 
به جاي ادامه دادن روند قبلی با سرعت هر چه تمام تر، به اقدامات بعدي خود فکر کنند. 

براي برخی افراد، این تغییر تفکر، در تمایل به در اختیار گرفتن کنترل زندگی نمود پیدا کرد. اگر رئیس خودتان هستید، موفقیت یا شکست
شما حداقل ظاهرا به خودتان بستگی دارد، نه میل و خواسته دیگران. عده اي دیگر هم متوجه شدند که زندگی کوتاه است و زمانشان براي

 
اینکه رویاي کارآفرینانه خود را زندگی کنند، محدود است. 

خانم بلک مون در توضیح تصمیمش براي راه اندازي مرکز زیبایی خود می گوید: «یکی از چیزهایی که باعث شد شغلم را ترك کنم این بود

 
که ممکن است کووید بگیرم و فردا دیگر زنده نباشم و نتوانم کاري را که همیشه می خواستم انجام دهم.» 

کیک و شیرینی پزي یک سرگرمی همیشگی براي امیلی کلر بود. کار او طراحی محصول بود و وقتی در دوران قرنطینه مجبور شد از خانه
کار کند، وقت پیدا کرد مهارت شیرینی پزي خود را تقویت کند و ماکارونی هایی که درست می کرد طرفدار پیدا کرد و سفارش ها در
اینستاگرام شروع شد. او می گوید: «فقط فکر می کردم چه می شود اگر این کارم را فراتر ببرم و به این نتیجه رسیدم این اتفاق زمانی می
افتد که به اندازه کار تمام وقتم براي آن انرژي بگذارم.» این فکر باعث شد او کسب وکار خانگیTastee Treats را راه اندازي کند و کار

 
ثابتش را به کار پاره وقت تغییر دهد. 

او امیدوار است امسال بتواند از این کار پاره وقت هم به طور کامل بیرون بیاید. او می گوید: «تاکنون داشبوردها و اپلیکیشن هاي زیادي

 
ساخته ام که به مرحله ساخت و اجرا نرسیدند. حالا چیزهایی که خلق می کنم وارد دنیا می شوند و مردم از آنها لذت می برند.» 

خود پاندمی هم فرصت هاي زیادي براي کارآفرینان بالقوه که چابک تر از کسب وکارهاي بزرگ هستند فراهم کرد؛ از تطبیق یافتن با افزایش
سفارش هاي آنلاین گرفته تا ساخت دفاتر کاري خانگی. توماس سولیوان، معاون سیاست کسب وکارهاي کوچک در اتاق بازرگانی آمریکا، می

 
گوید: «کسب وکارها حلال مشکلات هستند. مشکلاتی که باید حل شوند، هیچ گاه به اندازه الان نبوده اند.» 

افزایش مزایاي بیکاري، کم شدن هزینه ها در دوران پاندمی و افزایش پس اندازها، باعث شد مردم پولی را که براي راه اندازي کسب وکار
خود نیاز داشتند، جمع کنند. کمتر شدن مزیت هاي اشتغال سنتی - مثل امنیت شغلی، بازنشستگی و اتحادیه سازي - در سال هاي اخیر
هم در این روند بی تاثیر نبوده و جذابیت این نوع اشتغال را کم کرده است. سال گذشته سطح تعهد کارکنان، براي نخستین بار در یک دهه
گذشته کاهش یافت. به علاوه، قوانین جدید بیمه درمانی دولت، دریافت خدمات مراقبت سلامت را بدون عبور از کانال کارفرما، براي مردم
آسان تر کرده و بخشی از ریسک هاي کسب وکار داشتن را کم کرده است. البته این به آن معنا نیست که فرآیند دریافت بیمه سلامت آسان

 
یا ارزان است؛ به ویژه اگر نتوان از بیمه همسر استفاده کرد یا کارگزاري ها آن نوع بیمه اي را که افراد نیاز دارند، ارائه نکنند. 

کریس نلدر، سال گذشته شغلش را در یک موسسه غیرانتفاعی انرژي هاي پاك ترك کرد تا به صورت تمام وقت روي پادکست پولی خودش
با موضوع تغییر از سوخت هاي فسیلی به انرژي هاي تجدید پذیر کار کند. پیدا کردن بیمه اي که بتواند کار او را پوشش دهد خیلی دشوار
بود و هزینه زیادي براي او دربرداشت. با این حال، خوداشتغالی خیلی چیزها را هم تسهیل می کند، از جمله اینکه به افراد امکان می دهد
جایی را که می خواهند در آن کار کنند، انتخاب کنند. اکثریت آمریکایی ها می گویند می خواهند حداقل بخشی از هفته خود را به دورکاري
بپردازند - موقعیتی که طبق آخرین داده هاي یک نظرسنجی معتبر، روابط آنها با روسایشان را به بن بست رسانده است. مدیران اجرایی سه
برابر بیشتر از کارکنان معمولی، خواهان بازگشت به کار تمام وقت هستند. نلدر می گوید: «اینکه بتوانم براي خودم کار کنم، به کسی گزارش
ندهم و در زمان و مکان و چگونه کار کردنم انعطاف پذیري کامل داشته باشم، شگفت انگیز است.» نیاز نداشتن به دفتر کار هم هزینه هاي
Zenefits، GoDaddy، PocketSuite، صاحبان کسب وکارهاي جدید را به حداقل می رساند. شرکت هاي تکنولوژي مثل
QuickBooks و خیلی از شرکت هاي اینچنینی، به کسب وکارهاي کوچک کمک می کنند به رقابت با کسب وکارهاي فیزیکی بزرگ تر



 
بپردازند. 

خدمات تکنولوژي این شرکت ها، هر چیزي را از پهناي باند سریع تا انواع نرم افزارهایی که نیازهاي مختلف کسب وکار مثل مدیریت منابع
انسانی، مالیات، وب سایت هاي پرداخت و صدور صورت حساب را پاسخگو هستند، شامل می شود تا چشم انداز راه اندازي کسب وکار براي
افراد ساده تر شود. افزایش سواد دیجیتال و همچنین فضاهاي بازار آنلاین تکامل یافته که افراد می توانند به راحتی در آن کالا بفروشند، به

 
شکل گیري آسان تر کسب وکارهاي کوچک کمک کرده است. 

جان هالتی ونگر، استاد اقتصاد دانشگاه مري لند که مطالب زیادي درباره اثرات پاندمی بر شکل گیري کسب وکار نوشته، می گوید: «اگر
دقیقا همین شرایط را 15 سال پیش داشتیم، نمی توانستیم این بهره برداري را داشته باشیم. دنیا در همه ابعاد در بهترین حالت خود قرار

 
دارد تا افراد بتوانند براي خودشان کار کنند.» 

با این حال، هنوز مشخص نیست که آیا همه این پشتیبانی هاي تکنولوژیک به کارآفرینان تازه کار کمک می کند از ریسک هاي متعددي که

 
با آن مواجه خواهند شد بگریزند یا نه. 

ریسک ها و آنچه باید تغییر کند واضح است که شروع کسب وکار خودتان، یک کار پرریسک است و بیشتر کسب وکارهاي جدید ظرف یکی،

 
دو سال شکست می خورند. 

بیکر در این زمینه می گوید: «معمولا افراد بیش از اندازه درباره چشم اندازهاي خود خوش بین هستند. خیلی از آنها بیشتر پس انداز زندگی

 
خود را وارد کسب وکارشان می کنند که ممکن است نتیجه ندهد.» 

حتی کسب وکارهایی که در نهایت موفق هم می شوند، راهی طولانی براي سودآور شدن در پیش دارند که به همین دلیل است برخی از

 
کارآفرینانی که با آنها صحبت می کنیم، همچنان مشاغل پاره وقت یا فریلنسی دارند. 

کلر درباره کسب وکار شیرینی پزي خود می گوید: «درآمدم مثل قبل نیست، اما این را می پذیرم و حاضر نیستم به شغل قبلی ام برگردم.»
علاوه بر هزینه هاي پیش بینی نشده، صاحبان کسب وکارهاي کوچک مجبورند با سیاستی مقابله کنند که به نفع آنها نیست. کیث هال،
مدیرعامل «انجمن ملی خوداشتغال ها» می گوید این افراد در مسائلی مانند تخصیص مالیات ، توانایی استقراض پول و دسترسی به مزایاي
بازنشستگی و بیمه سلامت، در سطح کسب وکارهاي بزرگ، از حقوق و مزایا برخوردار نیستند. به گفته او، «اگر همه چیزهاي دیگر دقیقا
عین هم باشند، فرد خوداشتغال حداقل 15 درصد بیشتر از کسی که مثلا براي ایرلاین هاي آمریکایی کار می کند، حق بیمه سلامت می

 
پردازد و این درست نیست.» 

 
انجمن که به اعضاي خود مشاوره کسب وکار می دهد، با شروع پاندمی شاهد افزایش بی سابقه درخواست عضویت بوده است. 

سال گذشته، دولت آمریکا قوانین و اصلاحات جدیدي را با هدف دسترسی بیشتر کسب وکارهاي کوچک به وام و تسهیلات معرفی کرد، اما

 
هنوز راه زیادي براي برابر شدن این تسهیلات با کسب وکارهاي بزرگ تر وجود دارد. 

از طرف دیگر، براي این کارآفرینان کوچک تر، یک منحنی یادگیري بزرگ وجود دارد.Venture Forward به این نتیجه رسیده که علاوه
بر مزایا، دسترسی به سرمایه و پهناي باند مقرون به صرفه، مهارت هاي برنامه ریزي اولیه کسب وکار از نیازهاي اصلی خرده کسب وکارهاي
آنلاین است. کلر می گوید: «همیشه از اینکه بخواهم به عنوان یک طراح به صورت فریلنس کار کنم دوري می کردم، چون فکر می کردم

 
نمی توانم جنبه تجاري مسائل را مدیریت کنم و با اینکه در این زمینه ضعف دارم، اما قصد دارم این بازویم را تقویت کنم.» 



دشواري شرایط اشتغال، حتی براي کسانی که در خوداشتغالی به موفقیت نمی رسند مفید است، چرا که همیشه این امکان وجود دارد که
دوباره برگردند و براي کس دیگري کار کنند. اما چیزي که براي این کارآفرینان جالب تر است، چشم اندازي است که می گوید یک روز کار

 
بزرگی انجام می دهند. 

هالتی ونگر می گوید: «نرخ شکست واقعا بالا است، اما یک درصد کوچکی هم واقعا به سرعت رشد می کنند.»



جهاد دانشگاهی در الگودهی علمی و فناورانه پیشرو باشد

منبع: ایسناشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1400/11/23

رئیس جهاد دانشگاهی گفت: جهاد دانشگاهی به عنوان یک نهاد انقلابی در حوزه علم و تولید محصولات پژوهشی باید نقش پیشتاز
و ممتازي را ایفا کند.

سیدحمیدرضا طیبی در سفر به اردبیل و در جمع کارکنان
جهاد دانشگاهی واحد اردبیل اظهار کرد: سند چشم انداز جهاد
دانشگاهی براي افق 1404 تدوین شده که در این سند برنامه
هاي راهبردي و سهم جهاد دانشگاهی در پیشبرد اهداف علمی

 
و شاخص هاي توسعه اي مشخص و مدون شده است. 

وي با اشاره به اینکه همه واحدهاي جهاد دانشگاهی در کشور
باید با تمام ظرفیت ها و مزیت هاي استانی فعال بوده و در
راستاي اعتلاي وجهه علمی و فناورانه این نهاد انقلابی گام

بردارند، خاطرنشان کرد: در سفري که چند سال گذشته به اردبیل داشتم این استان از کمترین امکانات برخوردار بود اما امسال با تلاش

 
مسئولان استانی جهاد شاهد رشد کمی و کیفی این نهاد علمی، آموزشی و جهادي در اردبیل هستیم. 

عضو شوراي انقلاب فرهنگی دستاوردهاي جهاد دانشگاهی را در همه ابعاد مهم و تاثیرگذار ارزیابی کرد و گفت: در جهاد دانشگاهی اهداف

 
علمی و فناورانه را در توسعه فن آوري و اقتصاد دانش بنیان پیگیري می کنیم که در اردبیل نیز شاهد این تلاش هاي همکاران هستیم. 

طیبی هدف از تاسیس جهاد دانشگاهی را ایجاد یک نهاد الگوساز در بیان توان کشور براي رسیدن به پیشرفت هاي علمی و فناوري هاي
نوین توصیف کرد و افزود: عناصر رسیدن به پیشرفت توسعه فرهنگی، توسعه فناورانه، توسعه آموزش هاي تخصصی و ایجاد کارآفرینی است

 
که در این میان، جهاد دانشگاهی تلاش کرد در همه این زمینه ها الگوسازي هاي خوبی را به جامعه ارائه دهد. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود به موفقیت هاي واحد اردبیل در دستیابی به فناوري تولید نشاسته صنعتی براي استفاده در صنایع نفت
و حفاري اشاره و اظهار کرد: فناوران جهاد دانشگاهی اردبیل در رقابت با بهترین تکنولوژي ها براي ایجاد این کارخانه وارد عمل شده و امروز

 
خوشحالیم که شاهد راه اندازي این خط تولید در اردبیل هستیم. 

رئیس جهاد دانشگاهی ابراز امیدواري کرد؛ با خودکفایی ایران در تولید این نشاسته صنعتی زمینه صادرات این محصول به کشورهاي همسایه

 
فراهم آید. 

انتهاي پیام



آیا استاندار گیلان در جایگاهی است که بتواند منتقدان دلسوز را
فرصت طلب خطاب کند؟؟!!

آیا استاندار گیلان در جایگاهی است که بتواند منتقدان دلسوز را فرصت طلب خطاب کند؟؟!!

منبع: اسرار امروزشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1400/11/23

آیا استاندار گیلان در جایگاهی است که بتواند منتقدان دلسوز
را فرصت طلب خطاب کند؟؟!! اختصاصی/ اسرار امروز/ ریحانه
خوشحال. اگر دیر بجنبید کلاه بزرگی سر مردم گیلان رفته

است/ آقاي استاندار؛ آیا باز هم انتظار دارید دست روي دست بگذاریم!!/ با آسمان ریسمان بافتن و دیگران را مقصر جلوه دادن دردي از مردم
گیلان حل نمیشود به گزارش پایگاه اطلاع رسانی اسرار امروز، ریحانه خوشحال فعال رسانه اي در یادداشتی نوشت: برآیند مجموع نگرانی ها
و دغدغه هاي دلسوزان انقلاب  و نظام در استان گیلان که در قالب مطالب گوناگون خطاب به اسداالله عباسی استاندار گیلان منتشر گردید ،

 
گمان می رفت موثر بیفتد و با ارائه مستندات متقن و شفاف  به ابهامات موجود پایان داده شود . 

 اگر سئوال یا ابهامی در خصوص نتایج سفر آیت االله سید ابراهیم رییسی به استان گیلان طرح شد بجهت حفظ منافع این استان و بهبود
وضعیت معیشت و اقتصاد و براي بهره وري و رضایت و کارآیی بیشتر و پاسخگویی به مطالبات پایگاهها و بدنه اجتماعی و مردمی گیلان است

 
و الزام سفرهاي ریاست جمهوري به استانها و حضور در بین اقشار مختلف مردم ، همواره همیشه مورد تاکید بوده است. 

استاندار گیلان پس از سفر آیت االله سید ابراهیم رییسی به گیلان در واکنش به برخی سئوالات و ابهامات  ، منتقدان را فرصت طلب عنوان
کرد و تاکید داشت منتقدان پا را فراتر از گلیم خود دراز کرده اند!! نمی خواهیم بگوییم که استاندار گیلان وعده هاي دولت محرومان و
مستضعفان را در شفاف سازي فراموش کرده است ، اما گویا بجهت پاسخ به سئوال منتقدین مبنی بر اینکه آیا  اعتبارات اعلامی سفر رییس
جمهور به استان گیلان، چیزي بجز  بازخوانی اعتبارات لایحه بودجه 1401 استان گیلان بوده یا خیر؟ هم تمایلی از خود نشان نداده و از

 
کوره در رفته است! 

این اعتقاد در بین مردم گیلان وجود دارد که حضور پرطمطراق عباسی در اجراي قانون آزاد سازي سواحل که سالها قبل تصویب شد و
علیرغم حضور وي در مجلس شوراي اسلامی در اجراي آن کم کاري شده بود، دردي را از مردم دوا نمی کند.  سفره هاي مردم همچنان

 
خااالیست و باید به دنبال راه حلی اجرایی براي مشکلات اساسی و اصلی گیلان بود. 

برچه اساسی استاندار گیلان، عده اي را که دلسوزانه و در جهت حفظ دستاوردهاي انقلاب، خود را سپر بلاي نمایندگان مجلس و مسئولانی
قرار می دهند که در این خصوص سکوت کرده اند و با تعارفات، تکلیف منابع اعتبارات این سفر را مشخص نمی کنند، مورد عتاب و خطاب

 
قرار میدهد؟! 

استاندار گیلان در گفت وگوي زنده  تلویزیونی با مردم گیلان؛ در تشریح مصوبات سفر رئیس جمهوري به گیلان گفت: « سفر آیت االله
رئیسی به گیلان 179 مصوبه با مجموع 18 هزار و 923 میلیارد تومان دربر داشت که از این رقم هفت هزار و 903 میلیارد تومان (42

 
درصد) در قالب تسهیلات و 11 هزار و 20 میلیارد تومان (58 درصد) در قالب اعتبارات عمرانی اختصاص یافته است!» 

وي اضافه کرد: «از این اعتبارات عمرانی،  بالغ بر هفت هزار و 320 میلیارد تومان جزو تعهدات اعتباري سازمان برنامه و بودجه کشور، سه
هزار و 552 میلیارد تومان از محل منابع داخلی وزارتخانه ها و 148 میلیارد تومان نیز از تعهدات شوراي برنامه ریزي و توسعه استان براي

 
سال هاي 1400 تا 1402 می باشد.» 



عباسی ادامه داد: « از اعتبارات مربوط به تسهیلات نیز،  افزون بر پنج هزار میلیارد تومان بابت تسهیلات 188 طرح تولیدي و اشتغالزا، یک
هزار و 961 میلیارد تومان پرداخت تسهیلات ازدواج جوانان و یکصد میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه براي تأمین ودیعه مسکن، 428
میلیارد تومان تسهیلات کمیته امداد امام خمینی براي اجراي هشت هزار و 549 طرح اشتغالزا بر اساس برنامه مصوب اشتغال و خودکفایی
استان، 300 میلیارد تومان تسهیلات نوسازي ناوگان حمل و نقل عمومی شهرهاي استان توسط وزارت کشور، 48 میلیارد تومان تسهیلات
بابت 65 طرح اشتغالزا و 15 میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه براي پاسخ به درخواست هاي مردمی توسط صندوق کارآفرینی پرداخت

 
خواهد شد.» 

گفتنی است مردم گیلان پس از این گزارش در محافل عمومی می گویند آن قدر این ارقام اعتبارات نجومی  است که به نظر می رسد
هیچگاه تحقق پیدا نکند. ضمن اینکه بودجه 1400 استان گیلان از قبل مشخص شده بود. پیش نویس بودجه 1401 نیز قبل از سفر رییس

 
جمهور به گیلان ارائه گردیده بود و هنوز قطعی نشده است و منتی هم در این خصوص بر سر مردم گیلان نیست. 

آیا پیش نویس بودجه 1402 دولت از هم اکنون اعلام شده است که استاندار گیلان تحقق آن را  تا سال 1402 وعده می دهد ؟ مگر نه
اینکه بودجه کشور سالانه مشخص می شود و فقط براي یکسال آینده میباشد؟ چگونه از اکنون براي دوسال آینده اعتبار مصوبات سفر رییس
جمهور را پیش بینی کرده اند ؟ پیشداوري نمی کنیم اما زمانیکه بودجه دولت یکساله است آیا می توانید وعده تحقق چنین ارقام نجومی را
در سالهاي بعد بدهید؟ آن هم زمانیکه بودجه 1401 استان گیلان هنوز به تصویب نرسیده، بر چه اساسی وعده تحقق چنین ارقام نجومی را

 
در سال 1402 به بعد می دهید؟ 

استاندار گیلان در بخشی دیگر از سخنان خود گفت:« 148 میلیارد تومان نیز از تعهدات شوراي برنامه ریزي و توسعه استان براي سال هاي
1400 تا 1402 از اعتبارات عمرانی سفر رییس جمهور به گیلان اختصاص پیدا کرده است!!» باید یادآور شد که شوراي برنامه ریزي استان
متعلق به گیلان است. آیا رییس جمهور بودجه استان را براي خود ما تصویب کرده اند؟ آیا نهاد یا سازمانی می تواند در تصمیمات شوراي

 
برنامه ریزي و توسعه استان دخالت کند؟ آیا شوراي برنامه ریزي و توسعه استان توانایی تصویب بودجه گیلان را نداشت؟ 

آقاي استاندار لطفا بفرمایید خارج از کتاب بودجه که سهم استان گیلان درآن مشخص شده بود، این سفر چه اعتبار ویژه اي براي استان
گیلان داشته است؟ آیا تسهیلات بانکی براي همه استانها نیست؟ ایا تسهیلات بانکی بصورت ملی  تصویب نمی شود؟ آیا منابع تسهیلات
بانکی مورد ادعا از محل سپرده هاي مردم گیلان نیست؟ آیا تسهیلات بانکی مورد ادعا در شوراي هماهنگی بانکهاي استان نمی توانست

 
تصویب شود؟ 

انتظار می رود استاندار گیلان  بعنوان متولی استان سطح انتقاد پذیري خود را بالا ببرند تا الگوي سایر مسیولین استانی باشند نه اینکه به

 
نقد و اعتراض اهالی دلسوز و منصف، واکنش نشان دهند و همه را زیر سوال ببرند. 

آیا باز هم انتظار دارید دست روي دست بگذاریم تاعده اي در و تخته را به هم وصل  کنند و تقصیر را بر گردن این و آن انداخته و خودشان

 
را بی تقصیر نشان دهند؟! تا کی دود اشتباهات برخی از مسولین به چشم مردم برود؟ 

این که آسمان و ریسمان را به هم ببافید و با بهانه هاي مختلف همه را مقصر جلوه داده و خودتان را مبرّاي از هر اشتباه و ضعفی در گذشته
نشان دهید، راهگشا و چاره ساز نیست. استان گیلان به اندازه کافی درگیر مشکلات اقتصادي-صنعتی-کشاورزي-گردشگري، کمبود، نگرانی و
استرس براي پاسخگویی و برآورده ساختنِ توقعات و انتظارات برحق مردم به منظور کسب اولین هاي تاریخی خود  می باشد که دیگر نمی
داند حاشیه سازي هاي حضرتعالی را کجاي دلش بگذارد. اگر ادعاي برخی منتقدان در خصوص بودجه 1401 استان گیلان درست باشد و به

 
موقع تدبیري نکنید، کلاهی بزرگ سر مردم گیلان خواهد رفت که اقدامات پس از آن نوشداروي پس از مرگ سهراب خواهد بود.   

اگر کمی به حافظه تاریخی خود رجوع کنید به وضوح خواهید دید مردم گیلان با دستهاي خالی اما پر امید در بزنگاه هاي مختلف انقلاب،



همیشه در صحنه حاضر بوده اند و به دولت پاکدستان و راستگویان امید دارند تا کم کاریهاي مسئولانی که در گذشته با وعده و وعید

 
صنعت-کشاورزي-گردشگري و ... گیلان را نابود کردند، را جبران نمایند. 

بزرگترین صدمه و ضربه به مردم شهید پرور استان گیلان که سالها هزینه دادند و در میادین و بزنگاههاي حساس حاضر بودند، خط و نشان

 
استاندار براي طرح انتقادات، سئوالات و یا ابهاماتی است که بدون پاسخ مانده است. 

آیا استاندار گیلان در جایگاهی است که بتواند در مقابل انتقادات مردم و دلسوزان نظام واستان بایستد و آنان را فرصت طلب خطاب کند؟

 
نقد منصفانه همیشه میتواند کمک کننده و پیشرفت دهنده باشد اگر که جاي شاخ و شانه کشیدن ظرفیت پذیرش را در خود بالا ببرید. 

آقاي استاندار، فرصت را غنیمت شمرده و با اصلاح امور حداقل گامی در جهت بهتر و مستقیم شنیده شدن صداي منتقدین دلسوز بردارید تا
این قضیه مستمسک سوء استفاده بعضی از بداخلاقان نشود که بخواهند از آب گل آلود ماهی بگیرند و نقش دایه مهربانتر از مادر را بازي

 
نمایند. 

متاسفانه باید یادآوري نمایم افرادي که به شما مشورت می دهند که بر منتقدان اینگونه بی مهابا بتازید، بیشتر از اینکه موجبات اصلاح و
بهبود امور شوند باعث شگفتی حامیان دولت و مردم گیلان خواهند شد. ما نمی خواهیم و شما هم نگذارید که هزینه چنین خط و نشانهایی

 
براي منتقدین منصف و دلسوز به شما تحمیل شود . 

آقاي استاندار، انتظار می رود هر سه ماه گزارشی از پیشرفت و تحقق مصوبات این سفر در اختیار مردم قرار دهید تا دقیق تر در جریان نحوه
و اجراي مصوبات سفر رییس جمهور قرار بگیرند و راحت تر بتوانند گزارشاتی که از جانب شما در این خصوص عنوان شده را عملا به قضاوت

بنشینند.



آینده کار پس از «استعفاي بزرگ»

منبع: فصل تجارتشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1400/11/23

فصل تجارت - نویسنده: Rani Molla مترجم: مریم رضایی منبع: Vox «استعفاي بزرگ» در آمریکا آن قدرها هم نگران کننده
نیست؛ چون پیامد آن به «عصر جدید کارآفرینی» منجر شده است. تعقیب رفتار کارکنانی که طی دو سال گذشته محل کار خود را

ترك کرده اند، نشان می دهد آنها می خواهند خودشان رئیس خودشان باشند و به ...

فصل تجارت - نویسنده: Rani Molla مترجم: مریم رضایی
منبع: Vox «استعفاي بزرگ» در آمریکا آن قدرها هم نگران
کننده نیست؛ چون پیامد آن به «عصر جدید کارآفرینی»
منجر شده است. تعقیب رفتار کارکنانی که طی دو سال
گذشته محل کار خود را ترك کرده اند، نشان می دهد آنها می
خواهند خودشان رئیس خودشان باشند و به خوداشتغالی رو
آورده اند. آمار رسمی در آمریکا از جریان معکوس نبض
کارآفرینی پس از 10 سال حکایت دارد. خوداشتغالی، واکنش

 
بزرگ پس از استعفاي بزرگ است. 

در ماه هاي اخیر، میلیون ها آمریکایی شغل خود را به امید یافتن شغلی بهتر ترك کردند، اما خیلی از آنها تصمیم دارند از این به بعد هیچ
گاه براي کس دیگري کار نکنند. پاندمی کرونا، حداقل در حال حاضر، روند کاهشی 10 ساله کارآفرینی را در آمریکا متوقف - و شاید
معکوس - کرده است. آمریکایی ها در سال 2021 رکورد زدند و درخواست 4/ 5 میلیون شماره شناسایی کسب وکار دادند. پیش بینی می

 
شود در سال 2022 این رکورد باز هم شکسته شود. داده هاي اداره آمار کار هم نشان می دهد تعداد افراد خوداشتغال افزایش یافته است. 

رشد اخیر کسب وکارهاي جدید، براي مردمی که این کسب وکارها را شروع می کنند و کارفرماهایی که قبلا چنین افرادي را استخدام می

 
کردند و آینده سیاست دولت و انعطاف اقتصاد به طور کلی، اثرات قابل توجهی دارد. 

بخشی از آنچه افزایش کسب وکارهاي جدید را مهم می کند، این است که نسبت به سال هاي قبل تر، بخش وسیع تري از جامعه را دربرمی
گیرد. طبق آنچه برنامه تحقیقاتی Venture Forward از شرکت GoDaddy اعلام کرده، زنان، سیاه پوستان و آنهایی که تحصیلات
دانشگاهی ندارند، نسبت به دوران قبل از پاندمی، در حال به دست آوردن سهم بیشتري از خرده کسب وکارهاي آنلاین هستند. از مارس
2020 زنان 57 درصد این کسب وکارها را از آن خود کرده اند که این رقم قبلا 48 درصد بوده است؛ سیاه پوستان از 15 درصد قبل از
پاندمی به 26 درصد رسیده اند و آمریکایی هاي بدون تحصیلات دانشگاهی، از 36 درصد به 44 درصد افزایش تاسیس کسب وکار داشته اند.
طبق اعلام «شاخص هاي کارآفرینی کافمن» در سال 2020 تعداد زنان و اقلیت هاي نژادي که کسب وکار از هر نوعی را شروع کرده اند،

 
افزایش چشمگیري داشت. 

کیمبرلی بلک مون، زن سیاه پوستی که بعد از پاندمی از شغل خود در واحد منابع انسانی یک شرکت لوازم خانگی بیرون آمد و فعالیت
مراقبت پوست خود را به یک کسب وکار تمام وقت تبدیل کرد، می گوید: «کار کردن براي خودم رضایت بخش تر است. این فرصت را دارم
که مدیرعامل باشم، کارکنان خودم را تربیت کنم و به آنها راهنمایی بدهم و هیچ گاه نمی خواهم حسی را که خودم در کار کردن در دنیاي

 
شرکتی داشتم، داشته باشند.» 

دلایل آمریکایی ها براي روي آوردن به راه اندازي کسب وکارهاي خودشان، بسیار متنوع است و از دلایل مالی تا فلسفی را شامل می شود.
برخی از آنها می خواهند در همان صنعتی که سال ها براي کس دیگري کار کرده اند، بنگاه خودشان را راه اندازي کنند و برخی دیگر یک
مسیر شغلی کاملا جدید را انتخاب کرده اند. اما بیشترین افزایش، در خرده فروشی بوده است، به ویژه براي فروشگاه هایی که فقط فروش



آنلاین دارند. داده ها همچنین افزایش قابل توجهی را در راه اندازي کسب وکارهاي حمل ونقل و انبارداري نشان می دهند که کارهایی مثل
هماهنگ سازي ارسال بسته یا پردازش برگشتی ها را انجام می دهند. تعداد کسب وکارهاي خدماتی حرفه اي جدید، از جمله کارهایی مثل

 
حسابداري یا طراحی گرافیک نیز مثل کسب وکارهاي عمرانی، افزایش یافته است. 

در خانه ماندن، در روزهاي اوج پاندمی، باعث شد خیلی از آمریکایی ها پول پس انداز کنند و زمان بیشتري داشتند تا به این فکر کنند که
براي بقیه عمرشان می خواهند چگونه پول خرج کنند. برخی از آنها به این نتیجه رسیدند که از رئیس خود متنفرند یا می خواهند از این به
بعد رئیس خودشان باشند. برخی دیگر تصمیم گرفتند زمان بیشتري با فرزندان خود بگذرانند و کمتر در ترافیک بمانند. خیلی ها هم

 
احساس کردند می خواهند در این دنیاي متلاطم کنترل بیشتري بر سرنوشت خود داشته باشند. 

معمولا افراد از سر ضرورت و زمانی که رکود اقتصادي یا بیکاري به اوج رسیده، کسب وکاري را شروع می کنند؛ مثل اوایل شروع پاندمی. اما

 
حالا که اقتصاد آمریکا در حال شکوفایی است و نرخ بیکاري هم پایین است، این مساله دیگر فاکتور بزرگی محسوب نمی شود. 

 
تعداد خروج افراد از شغل شان آنقدر زیاد شده که به عنوان یک واقعه مهم «استعفاي بزرگ» نام گرفته است. 

دنی اسپیروز، معاونت عملیات انسانی در شرکت نرم افزاري Zenefits، می گوید: «از نظر ما این اتفاق بیشتر «واکنش بزرگ» است، یعنی
افراد دیگر واقعا خواسته اي که از شغلشان دارند، خواسته اي که از اشتغال دارند و خواسته اي که از زندگی خود دارند را سبک سنگین می
کنند. دیگر رتبه بندي و مشخص کردن کارکنان برتر اولویت نیست. من فکر می کنم حالا زندگی کردن در اولویت است.» افزایش دسترسی
به فضاهاي بازار مراقبت سلامت، دسترسی به تکنولوژي هاي کسب وکار و انبوه فرصت هاي جدید که به واسطه پاندمی ایجاد شده، به این
تفکرات دامن زده است. افزایش کسب وکارهاي کوچک جدید، شکل کار را هم براي خود صاحبان آنها و براي خیلی از آمریکایی هایی که

 
براي دیگران کار می کنند، تغییر می دهد. 

افرادي که کسب وکار خودشان را شروع می کنند، معمولا شغلی را که در آن براي فرد دیگري کار می کرده اند ترك می کنند و شرایط

 
اشتغالی که باعث شده میلیون ها پست خالی بیشتر از افرادي که مایلند آنها را پر کنند وجود داشته باشد، بدتر می شود. 

این باعث می شود کارفرما مجبور شود دستمزدها را افزایش دهد، مزایاي بیشتري پیشنهاد دهد و به طور کلی شرایط کاري بهتري براي افراد

 
حقوق بگیر ایجاد کند. 

دین بیکر، هم بنیان گذار «مرکز پژوهش و سیاست اقتصادي» می گوید: «مردم به گزینه هاي بهتر فکر می کنند. کارفرماها هم به نوبه خود

 
مجبور خواهند شد مشاغلی را به آنها پیشنهاد دهند که از فرصت هاي آنها براي خود اشتغالی بهتر به نظر برسد.» 

البته تصمیم به راه اندازي کسب وکار خود، خالی از ریسک نیست؛ از جمله بیشتر شدن هزینه هاي بیمه سلامت، مالیات هایی بر خلاف

 
میل، به اضافه پرداخت حقوق پرسنل و احتمال بالاي شکست خوردن کسب وکار. 

در حالی که گروهی از سیاستمداران در حال لابی کردن براي اعمال سیاست هاي بهتر در جهت پشتیبانی از کارآفرینان در آمریکا هستند،

 
اما هنوز راه زیادي در پیش است. 

با این حال، مالکان کسب وکارهاي جدید در آمریکا، همچنان حاضرند این ریسک ها را بپذیرند؛ حداقل در حال حاضر. و در این فرآیند، آنها

 
در حال تغییر شکل کار در این کشور هستند. 

 
چرا شکل کار در حال تغییر است 

نیروي روانی که پاندمی ایجاد کرد، قابل بزرگنمایی نیست. هیچ چیز نمی تواند مثل یک بحران سلامت جهانی که در آن میلیون ها نفر
جانشان را از دست دادند تا بقیه مردم درباره شیوه زندگی خود بازنگري کنند، قابل مقایسه باشد. در خانه ماندن، چه در حال دورکاري و چه
بیکار، در شرایطی که بخش اعظم اقتصاد تعطیل شده بود، وقت و فضاي کافی در اختیار افراد گذاشت تا به جاي ادامه دادن روند قبلی با

 
سرعت هر چه تمام تر، به اقدامات بعدي خود فکر کنند. 

براي برخی افراد، این تغییر تفکر، در تمایل به در اختیار گرفتن کنترل زندگی نمود پیدا کرد. اگر رئیس خودتان هستید، موفقیت یا شکست
شما حداقل ظاهرا به خودتان بستگی دارد، نه میل و خواسته دیگران. عده اي دیگر هم متوجه شدند که زندگی کوتاه است و زمانشان براي

 
اینکه رویاي کارآفرینانه خود را زندگی کنند، محدود است. 

خانم بلک مون در توضیح تصمیمش براي راه اندازي مرکز زیبایی خود می گوید: «یکی از چیزهایی که باعث شد شغلم را ترك کنم این بود

 
که ممکن است کووید بگیرم و فردا دیگر زنده نباشم و نتوانم کاري را که همیشه می خواستم انجام دهم.» 

کیک و شیرینی پزي یک سرگرمی همیشگی براي امیلی کلر بود. کار او طراحی محصول بود و وقتی در دوران قرنطینه مجبور شد از خانه
کار کند، وقت پیدا کرد مهارت شیرینی پزي خود را تقویت کند و ماکارونی هایی که درست می کرد طرفدار پیدا کرد و سفارش ها در



اینستاگرام شروع شد. او می گوید: «فقط فکر می کردم چه می شود اگر این کارم را فراتر ببرم و به این نتیجه رسیدم این اتفاق زمانی می
افتد که به اندازه کار تمام وقتم براي آن انرژي بگذارم.» این فکر باعث شد او کسب وکار خانگیTastee Treats را راه اندازي کند و کار

 
ثابتش را به کار پاره وقت تغییر دهد. 

او امیدوار است امسال بتواند از این کار پاره وقت هم به طور کامل بیرون بیاید. او می گوید: «تاکنون داشبوردها و اپلیکیشن هاي زیادي

 
ساخته ام که به مرحله ساخت و اجرا نرسیدند. حالا چیزهایی که خلق می کنم وارد دنیا می شوند و مردم از آنها لذت می برند.» 

خود پاندمی هم فرصت هاي زیادي براي کارآفرینان بالقوه که چابک تر از کسب وکارهاي بزرگ هستند فراهم کرد؛ از تطبیق یافتن با افزایش
سفارش هاي آنلاین گرفته تا ساخت دفاتر کاري خانگی. توماس سولیوان، معاون سیاست کسب وکارهاي کوچک در اتاق بازرگانی آمریکا، می

 
گوید: «کسب وکارها حلال مشکلات هستند. مشکلاتی که باید حل شوند، هیچ گاه به اندازه الان نبوده اند.» 

افزایش مزایاي بیکاري، کم شدن هزینه ها در دوران پاندمی و افزایش پس اندازها، باعث شد مردم پولی را که براي راه اندازي کسب وکار
خود نیاز داشتند، جمع کنند. کمتر شدن مزیت هاي اشتغال سنتی - مثل امنیت شغلی، بازنشستگی و اتحادیه سازي - در سال هاي اخیر
هم در این روند بی تاثیر نبوده و جذابیت این نوع اشتغال را کم کرده است. سال گذشته سطح تعهد کارکنان، براي نخستین بار در یک دهه
گذشته کاهش یافت. به علاوه، قوانین جدید بیمه درمانی دولت، دریافت خدمات مراقبت سلامت را بدون عبور از کانال کارفرما، براي مردم
آسان تر کرده و بخشی از ریسک هاي کسب وکار داشتن را کم کرده است. البته این به آن معنا نیست که فرآیند دریافت بیمه سلامت آسان

 
یا ارزان است؛ به ویژه اگر نتوان از بیمه همسر استفاده کرد یا کارگزاري ها آن نوع بیمه اي را که افراد نیاز دارند، ارائه نکنند. 

کریس نلدر، سال گذشته شغلش را در یک موسسه غیرانتفاعی انرژي هاي پاك ترك کرد تا به صورت تمام وقت روي پادکست پولی خودش
با موضوع تغییر از سوخت هاي فسیلی به انرژي هاي تجدید پذیر کار کند. پیدا کردن بیمه اي که بتواند کار او را پوشش دهد خیلی دشوار
بود و هزینه زیادي براي او دربرداشت. با این حال، خوداشتغالی خیلی چیزها را هم تسهیل می کند، از جمله اینکه به افراد امکان می دهد
جایی را که می خواهند در آن کار کنند، انتخاب کنند. اکثریت آمریکایی ها می گویند می خواهند حداقل بخشی از هفته خود را به دورکاري
بپردازند - موقعیتی که طبق آخرین داده هاي یک نظرسنجی معتبر، روابط آنها با روسایشان را به بن بست رسانده است. مدیران اجرایی سه
برابر بیشتر از کارکنان معمولی، خواهان بازگشت به کار تمام وقت هستند. نلدر می گوید: «اینکه بتوانم براي خودم کار کنم، به کسی گزارش
ندهم و در زمان و مکان و چگونه کار کردنم انعطاف پذیري کامل داشته باشم، شگفت انگیز است.» نیاز نداشتن به دفتر کار هم هزینه هاي
Zenefits، GoDaddy، PocketSuite، صاحبان کسب وکارهاي جدید را به حداقل می رساند. شرکت هاي تکنولوژي مثل
QuickBooks و خیلی از شرکت هاي اینچنینی، به کسب وکارهاي کوچک کمک می کنند به رقابت با کسب وکارهاي فیزیکی بزرگ تر

 
بپردازند. 

خدمات تکنولوژي این شرکت ها، هر چیزي را از پهناي باند سریع تا انواع نرم افزارهایی که نیازهاي مختلف کسب وکار مثل مدیریت منابع
انسانی، مالیات، وب سایت هاي پرداخت و صدور صورت حساب را پاسخگو هستند، شامل می شود تا چشم انداز راه اندازي کسب وکار براي
افراد ساده تر شود. افزایش سواد دیجیتال و همچنین فضاهاي بازار آنلاین تکامل یافته که افراد می توانند به راحتی در آن کالا بفروشند، به

 
شکل گیري آسان تر کسب وکارهاي کوچک کمک کرده است. 

جان هالتی ونگر، استاد اقتصاد دانشگاه مري لند که مطالب زیادي درباره اثرات پاندمی بر شکل گیري کسب وکار نوشته، می گوید: «اگر
دقیقا همین شرایط را 15 سال پیش داشتیم، نمی توانستیم این بهره برداري را داشته باشیم. دنیا در همه ابعاد در بهترین حالت خود قرار

 
دارد تا افراد بتوانند براي خودشان کار کنند.» 

با این حال، هنوز مشخص نیست که آیا همه این پشتیبانی هاي تکنولوژیک به کارآفرینان تازه کار کمک می کند از ریسک هاي متعددي که

 
با آن مواجه خواهند شد بگریزند یا نه. 

 
ریسک ها و آنچه باید تغییر کند 

 
واضح است که شروع کسب وکار خودتان، یک کار پرریسک است و بیشتر کسب وکارهاي جدید ظرف یکی، دو سال شکست می خورند. 

بیکر در این زمینه می گوید: «معمولا افراد بیش از اندازه درباره چشم اندازهاي خود خوش بین هستند. خیلی از آنها بیشتر پس انداز زندگی

 
خود را وارد کسب وکارشان می کنند که ممکن است نتیجه ندهد.» 

حتی کسب وکارهایی که در نهایت موفق هم می شوند، راهی طولانی براي سودآور شدن در پیش دارند که به همین دلیل است برخی از

 
کارآفرینانی که با آنها صحبت می کنیم، همچنان مشاغل پاره وقت یا فریلنسی دارند. 

کلر درباره کسب وکار شیرینی پزي خود می گوید: «درآمدم مثل قبل نیست، اما این را می پذیرم و حاضر نیستم به شغل قبلی ام برگردم.»



علاوه بر هزینه هاي پیش بینی نشده، صاحبان کسب وکارهاي کوچک مجبورند با سیاستی مقابله کنند که به نفع آنها نیست. کیث هال،
مدیرعامل «انجمن ملی خوداشتغال ها» می گوید این افراد در مسائلی مانند تخصیص مالیات ، توانایی استقراض پول و دسترسی به مزایاي
بازنشستگی و بیمه سلامت، در سطح کسب وکارهاي بزرگ، از حقوق و مزایا برخوردار نیستند. به گفته او، «اگر همه چیزهاي دیگر دقیقا
عین هم باشند، فرد خوداشتغال حداقل 15 درصد بیشتر از کسی که مثلا براي ایرلاین هاي آمریکایی کار می کند، حق بیمه سلامت می

 
پردازد و این درست نیست.» 

 
انجمن که به اعضاي خود مشاوره کسب وکار می دهد، با شروع پاندمی شاهد افزایش بی سابقه درخواست عضویت بوده است. 

سال گذشته، دولت آمریکا قوانین و اصلاحات جدیدي را با هدف دسترسی بیشتر کسب وکارهاي کوچک به وام و تسهیلات معرفی کرد، اما

 
هنوز راه زیادي براي برابر شدن این تسهیلات با کسب وکارهاي بزرگ تر وجود دارد. 

از طرف دیگر، براي این کارآفرینان کوچک تر، یک منحنی یادگیري بزرگ وجود دارد.Venture Forward به این نتیجه رسیده که علاوه
بر مزایا، دسترسی به سرمایه و پهناي باند مقرون به صرفه، مهارت هاي برنامه ریزي اولیه کسب وکار از نیازهاي اصلی خرده کسب وکارهاي
آنلاین است. کلر می گوید: «همیشه از اینکه بخواهم به عنوان یک طراح به صورت فریلنس کار کنم دوري می کردم، چون فکر می کردم

 
نمی توانم جنبه تجاري مسائل را مدیریت کنم و با اینکه در این زمینه ضعف دارم، اما قصد دارم این بازویم را تقویت کنم.» 

دشواري شرایط اشتغال، حتی براي کسانی که در خوداشتغالی به موفقیت نمی رسند مفید است، چرا که همیشه این امکان وجود دارد که
دوباره برگردند و براي کس دیگري کار کنند. اما چیزي که براي این کارآفرینان جالب تر است، چشم اندازي است که می گوید یک روز کار

 
بزرگی انجام می دهند. 

هالتی ونگر می گوید: «نرخ شکست واقعا بالا است، اما یک درصد کوچکی هم واقعا به سرعت رشد می کنند.»



آینده کار پس از «استعفاي بزرگ»

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1400/11/23

فصل اقتصاد - نویسنده: Rani Molla مترجم: مریم رضایی منبع: Vox «استعفاي بزرگ» در آمریکا آن قدرها هم نگران کننده
نیست؛ چون پیامد آن به «عصر جدید کارآفرینی» منجر شده است. تعقیب رفتار کارکنانی که طی دو سال گذشته محل کار خود را

ترك کرده اند، نشان می دهد آنها می خواهند خودشان رئیس خودشان باشند و به ...

فصل اقتصاد - نویسنده: Rani Molla مترجم: مریم رضایی
منبع: Vox «استعفاي بزرگ» در آمریکا آن قدرها هم نگران
کننده نیست؛ چون پیامد آن به «عصر جدید کارآفرینی»
منجر شده است. تعقیب رفتار کارکنانی که طی دو سال
گذشته محل کار خود را ترك کرده اند، نشان می دهد آنها می
خواهند خودشان رئیس خودشان باشند و به خوداشتغالی رو
آورده اند. آمار رسمی در آمریکا از جریان معکوس نبض
کارآفرینی پس از 10 سال حکایت دارد. خوداشتغالی، واکنش

 
بزرگ پس از استعفاي بزرگ است. 

در ماه هاي اخیر، میلیون ها آمریکایی شغل خود را به امید یافتن شغلی بهتر ترك کردند، اما خیلی از آنها تصمیم دارند از این به بعد هیچ
گاه براي کس دیگري کار نکنند. پاندمی کرونا، حداقل در حال حاضر، روند کاهشی 10 ساله کارآفرینی را در آمریکا متوقف - و شاید
معکوس - کرده است. آمریکایی ها در سال 2021 رکورد زدند و درخواست 4/ 5 میلیون شماره شناسایی کسب وکار دادند. پیش بینی می

 
شود در سال 2022 این رکورد باز هم شکسته شود. داده هاي اداره آمار کار هم نشان می دهد تعداد افراد خوداشتغال افزایش یافته است. 

رشد اخیر کسب وکارهاي جدید، براي مردمی که این کسب وکارها را شروع می کنند و کارفرماهایی که قبلا چنین افرادي را استخدام می

 
کردند و آینده سیاست دولت و انعطاف اقتصاد به طور کلی، اثرات قابل توجهی دارد. 

بخشی از آنچه افزایش کسب وکارهاي جدید را مهم می کند، این است که نسبت به سال هاي قبل تر، بخش وسیع تري از جامعه را دربرمی
گیرد. طبق آنچه برنامه تحقیقاتی Venture Forward از شرکت GoDaddy اعلام کرده، زنان، سیاه پوستان و آنهایی که تحصیلات
دانشگاهی ندارند، نسبت به دوران قبل از پاندمی، در حال به دست آوردن سهم بیشتري از خرده کسب وکارهاي آنلاین هستند. از مارس
2020 زنان 57 درصد این کسب وکارها را از آن خود کرده اند که این رقم قبلا 48 درصد بوده است؛ سیاه پوستان از 15 درصد قبل از
پاندمی به 26 درصد رسیده اند و آمریکایی هاي بدون تحصیلات دانشگاهی، از 36 درصد به 44 درصد افزایش تاسیس کسب وکار داشته اند.
طبق اعلام «شاخص هاي کارآفرینی کافمن» در سال 2020 تعداد زنان و اقلیت هاي نژادي که کسب وکار از هر نوعی را شروع کرده اند،

 
افزایش چشمگیري داشت. 

کیمبرلی بلک مون، زن سیاه پوستی که بعد از پاندمی از شغل خود در واحد منابع انسانی یک شرکت لوازم خانگی بیرون آمد و فعالیت
مراقبت پوست خود را به یک کسب وکار تمام وقت تبدیل کرد، می گوید: «کار کردن براي خودم رضایت بخش تر است. این فرصت را دارم
که مدیرعامل باشم، کارکنان خودم را تربیت کنم و به آنها راهنمایی بدهم و هیچ گاه نمی خواهم حسی را که خودم در کار کردن در دنیاي

 
شرکتی داشتم، داشته باشند.» 

دلایل آمریکایی ها براي روي آوردن به راه اندازي کسب وکارهاي خودشان، بسیار متنوع است و از دلایل مالی تا فلسفی را شامل می شود.
برخی از آنها می خواهند در همان صنعتی که سال ها براي کس دیگري کار کرده اند، بنگاه خودشان را راه اندازي کنند و برخی دیگر یک



مسیر شغلی کاملا جدید را انتخاب کرده اند. اما بیشترین افزایش، در خرده فروشی بوده است، به ویژه براي فروشگاه هایی که فقط فروش
آنلاین دارند. داده ها همچنین افزایش قابل توجهی را در راه اندازي کسب وکارهاي حمل ونقل و انبارداري نشان می دهند که کارهایی مثل
هماهنگ سازي ارسال بسته یا پردازش برگشتی ها را انجام می دهند. تعداد کسب وکارهاي خدماتی حرفه اي جدید، از جمله کارهایی مثل

 
حسابداري یا طراحی گرافیک نیز مثل کسب وکارهاي عمرانی، افزایش یافته است. 

در خانه ماندن، در روزهاي اوج پاندمی، باعث شد خیلی از آمریکایی ها پول پس انداز کنند و زمان بیشتري داشتند تا به این فکر کنند که
براي بقیه عمرشان می خواهند چگونه پول خرج کنند. برخی از آنها به این نتیجه رسیدند که از رئیس خود متنفرند یا می خواهند از این به
بعد رئیس خودشان باشند. برخی دیگر تصمیم گرفتند زمان بیشتري با فرزندان خود بگذرانند و کمتر در ترافیک بمانند. خیلی ها هم

 
احساس کردند می خواهند در این دنیاي متلاطم کنترل بیشتري بر سرنوشت خود داشته باشند. 

معمولا افراد از سر ضرورت و زمانی که رکود اقتصادي یا بیکاري به اوج رسیده، کسب وکاري را شروع می کنند؛ مثل اوایل شروع پاندمی. اما

 
حالا که اقتصاد آمریکا در حال شکوفایی است و نرخ بیکاري هم پایین است، این مساله دیگر فاکتور بزرگی محسوب نمی شود. 

 
تعداد خروج افراد از شغل شان آنقدر زیاد شده که به عنوان یک واقعه مهم «استعفاي بزرگ» نام گرفته است. 

دنی اسپیروز، معاونت عملیات انسانی در شرکت نرم افزاري Zenefits، می گوید: «از نظر ما این اتفاق بیشتر «واکنش بزرگ» است، یعنی
افراد دیگر واقعا خواسته اي که از شغلشان دارند، خواسته اي که از اشتغال دارند و خواسته اي که از زندگی خود دارند را سبک سنگین می
کنند. دیگر رتبه بندي و مشخص کردن کارکنان برتر اولویت نیست. من فکر می کنم حالا زندگی کردن در اولویت است.» افزایش دسترسی
به فضاهاي بازار مراقبت سلامت، دسترسی به تکنولوژي هاي کسب وکار و انبوه فرصت هاي جدید که به واسطه پاندمی ایجاد شده، به این
تفکرات دامن زده است. افزایش کسب وکارهاي کوچک جدید، شکل کار را هم براي خود صاحبان آنها و براي خیلی از آمریکایی هایی که

 
براي دیگران کار می کنند، تغییر می دهد. 

افرادي که کسب وکار خودشان را شروع می کنند، معمولا شغلی را که در آن براي فرد دیگري کار می کرده اند ترك می کنند و شرایط

 
اشتغالی که باعث شده میلیون ها پست خالی بیشتر از افرادي که مایلند آنها را پر کنند وجود داشته باشد، بدتر می شود. 

این باعث می شود کارفرما مجبور شود دستمزدها را افزایش دهد، مزایاي بیشتري پیشنهاد دهد و به طور کلی شرایط کاري بهتري براي افراد

 
حقوق بگیر ایجاد کند. 

دین بیکر، هم بنیان گذار «مرکز پژوهش و سیاست اقتصادي» می گوید: «مردم به گزینه هاي بهتر فکر می کنند. کارفرماها هم به نوبه خود

 
مجبور خواهند شد مشاغلی را به آنها پیشنهاد دهند که از فرصت هاي آنها براي خود اشتغالی بهتر به نظر برسد.» 

البته تصمیم به راه اندازي کسب وکار خود، خالی از ریسک نیست؛ از جمله بیشتر شدن هزینه هاي بیمه سلامت، مالیات هایی بر خلاف

 
میل، به اضافه پرداخت حقوق پرسنل و احتمال بالاي شکست خوردن کسب وکار. 

در حالی که گروهی از سیاستمداران در حال لابی کردن براي اعمال سیاست هاي بهتر در جهت پشتیبانی از کارآفرینان در آمریکا هستند،

 
اما هنوز راه زیادي در پیش است. 

با این حال، مالکان کسب وکارهاي جدید در آمریکا، همچنان حاضرند این ریسک ها را بپذیرند؛ حداقل در حال حاضر. و در این فرآیند، آنها

 
در حال تغییر شکل کار در این کشور هستند. 

 
چرا شکل کار در حال تغییر است 

نیروي روانی که پاندمی ایجاد کرد، قابل بزرگنمایی نیست. هیچ چیز نمی تواند مثل یک بحران سلامت جهانی که در آن میلیون ها نفر
جانشان را از دست دادند تا بقیه مردم درباره شیوه زندگی خود بازنگري کنند، قابل مقایسه باشد. در خانه ماندن، چه در حال دورکاري و چه
بیکار، در شرایطی که بخش اعظم اقتصاد تعطیل شده بود، وقت و فضاي کافی در اختیار افراد گذاشت تا به جاي ادامه دادن روند قبلی با

 
سرعت هر چه تمام تر، به اقدامات بعدي خود فکر کنند. 

براي برخی افراد، این تغییر تفکر، در تمایل به در اختیار گرفتن کنترل زندگی نمود پیدا کرد. اگر رئیس خودتان هستید، موفقیت یا شکست
شما حداقل ظاهرا به خودتان بستگی دارد، نه میل و خواسته دیگران. عده اي دیگر هم متوجه شدند که زندگی کوتاه است و زمانشان براي

 
اینکه رویاي کارآفرینانه خود را زندگی کنند، محدود است. 

خانم بلک مون در توضیح تصمیمش براي راه اندازي مرکز زیبایی خود می گوید: «یکی از چیزهایی که باعث شد شغلم را ترك کنم این بود

 
که ممکن است کووید بگیرم و فردا دیگر زنده نباشم و نتوانم کاري را که همیشه می خواستم انجام دهم.» 

کیک و شیرینی پزي یک سرگرمی همیشگی براي امیلی کلر بود. کار او طراحی محصول بود و وقتی در دوران قرنطینه مجبور شد از خانه



کار کند، وقت پیدا کرد مهارت شیرینی پزي خود را تقویت کند و ماکارونی هایی که درست می کرد طرفدار پیدا کرد و سفارش ها در
اینستاگرام شروع شد. او می گوید: «فقط فکر می کردم چه می شود اگر این کارم را فراتر ببرم و به این نتیجه رسیدم این اتفاق زمانی می
افتد که به اندازه کار تمام وقتم براي آن انرژي بگذارم.» این فکر باعث شد او کسب وکار خانگیTastee Treats را راه اندازي کند و کار

 
ثابتش را به کار پاره وقت تغییر دهد. 

او امیدوار است امسال بتواند از این کار پاره وقت هم به طور کامل بیرون بیاید. او می گوید: «تاکنون داشبوردها و اپلیکیشن هاي زیادي

 
ساخته ام که به مرحله ساخت و اجرا نرسیدند. حالا چیزهایی که خلق می کنم وارد دنیا می شوند و مردم از آنها لذت می برند.» 

خود پاندمی هم فرصت هاي زیادي براي کارآفرینان بالقوه که چابک تر از کسب وکارهاي بزرگ هستند فراهم کرد؛ از تطبیق یافتن با افزایش
سفارش هاي آنلاین گرفته تا ساخت دفاتر کاري خانگی. توماس سولیوان، معاون سیاست کسب وکارهاي کوچک در اتاق بازرگانی آمریکا، می

 
گوید: «کسب وکارها حلال مشکلات هستند. مشکلاتی که باید حل شوند، هیچ گاه به اندازه الان نبوده اند.» 

افزایش مزایاي بیکاري، کم شدن هزینه ها در دوران پاندمی و افزایش پس اندازها، باعث شد مردم پولی را که براي راه اندازي کسب وکار
خود نیاز داشتند، جمع کنند. کمتر شدن مزیت هاي اشتغال سنتی - مثل امنیت شغلی، بازنشستگی و اتحادیه سازي - در سال هاي اخیر
هم در این روند بی تاثیر نبوده و جذابیت این نوع اشتغال را کم کرده است. سال گذشته سطح تعهد کارکنان، براي نخستین بار در یک دهه
گذشته کاهش یافت. به علاوه، قوانین جدید بیمه درمانی دولت، دریافت خدمات مراقبت سلامت را بدون عبور از کانال کارفرما، براي مردم
آسان تر کرده و بخشی از ریسک هاي کسب وکار داشتن را کم کرده است. البته این به آن معنا نیست که فرآیند دریافت بیمه سلامت آسان

 
یا ارزان است؛ به ویژه اگر نتوان از بیمه همسر استفاده کرد یا کارگزاري ها آن نوع بیمه اي را که افراد نیاز دارند، ارائه نکنند. 

کریس نلدر، سال گذشته شغلش را در یک موسسه غیرانتفاعی انرژي هاي پاك ترك کرد تا به صورت تمام وقت روي پادکست پولی خودش
با موضوع تغییر از سوخت هاي فسیلی به انرژي هاي تجدید پذیر کار کند. پیدا کردن بیمه اي که بتواند کار او را پوشش دهد خیلی دشوار
بود و هزینه زیادي براي او دربرداشت. با این حال، خوداشتغالی خیلی چیزها را هم تسهیل می کند، از جمله اینکه به افراد امکان می دهد
جایی را که می خواهند در آن کار کنند، انتخاب کنند. اکثریت آمریکایی ها می گویند می خواهند حداقل بخشی از هفته خود را به دورکاري
بپردازند - موقعیتی که طبق آخرین داده هاي یک نظرسنجی معتبر، روابط آنها با روسایشان را به بن بست رسانده است. مدیران اجرایی سه
برابر بیشتر از کارکنان معمولی، خواهان بازگشت به کار تمام وقت هستند. نلدر می گوید: «اینکه بتوانم براي خودم کار کنم، به کسی گزارش
ندهم و در زمان و مکان و چگونه کار کردنم انعطاف پذیري کامل داشته باشم، شگفت انگیز است.» نیاز نداشتن به دفتر کار هم هزینه هاي
Zenefits، GoDaddy، PocketSuite، صاحبان کسب وکارهاي جدید را به حداقل می رساند. شرکت هاي تکنولوژي مثل
QuickBooks و خیلی از شرکت هاي اینچنینی، به کسب وکارهاي کوچک کمک می کنند به رقابت با کسب وکارهاي فیزیکی بزرگ تر

 
بپردازند. 

خدمات تکنولوژي این شرکت ها، هر چیزي را از پهناي باند سریع تا انواع نرم افزارهایی که نیازهاي مختلف کسب وکار مثل مدیریت منابع
انسانی، مالیات، وب سایت هاي پرداخت و صدور صورت حساب را پاسخگو هستند، شامل می شود تا چشم انداز راه اندازي کسب وکار براي
افراد ساده تر شود. افزایش سواد دیجیتال و همچنین فضاهاي بازار آنلاین تکامل یافته که افراد می توانند به راحتی در آن کالا بفروشند، به

 
شکل گیري آسان تر کسب وکارهاي کوچک کمک کرده است. 

جان هالتی ونگر، استاد اقتصاد دانشگاه مري لند که مطالب زیادي درباره اثرات پاندمی بر شکل گیري کسب وکار نوشته، می گوید: «اگر
دقیقا همین شرایط را 15 سال پیش داشتیم، نمی توانستیم این بهره برداري را داشته باشیم. دنیا در همه ابعاد در بهترین حالت خود قرار

 
دارد تا افراد بتوانند براي خودشان کار کنند.» 

با این حال، هنوز مشخص نیست که آیا همه این پشتیبانی هاي تکنولوژیک به کارآفرینان تازه کار کمک می کند از ریسک هاي متعددي که

 
با آن مواجه خواهند شد بگریزند یا نه. 

 
ریسک ها و آنچه باید تغییر کند 

 
واضح است که شروع کسب وکار خودتان، یک کار پرریسک است و بیشتر کسب وکارهاي جدید ظرف یکی، دو سال شکست می خورند. 

بیکر در این زمینه می گوید: «معمولا افراد بیش از اندازه درباره چشم اندازهاي خود خوش بین هستند. خیلی از آنها بیشتر پس انداز زندگی

 
خود را وارد کسب وکارشان می کنند که ممکن است نتیجه ندهد.» 

حتی کسب وکارهایی که در نهایت موفق هم می شوند، راهی طولانی براي سودآور شدن در پیش دارند که به همین دلیل است برخی از

 
کارآفرینانی که با آنها صحبت می کنیم، همچنان مشاغل پاره وقت یا فریلنسی دارند. 



کلر درباره کسب وکار شیرینی پزي خود می گوید: «درآمدم مثل قبل نیست، اما این را می پذیرم و حاضر نیستم به شغل قبلی ام برگردم.»
علاوه بر هزینه هاي پیش بینی نشده، صاحبان کسب وکارهاي کوچک مجبورند با سیاستی مقابله کنند که به نفع آنها نیست. کیث هال،
مدیرعامل «انجمن ملی خوداشتغال ها» می گوید این افراد در مسائلی مانند تخصیص مالیات ، توانایی استقراض پول و دسترسی به مزایاي
بازنشستگی و بیمه سلامت، در سطح کسب وکارهاي بزرگ، از حقوق و مزایا برخوردار نیستند. به گفته او، «اگر همه چیزهاي دیگر دقیقا
عین هم باشند، فرد خوداشتغال حداقل 15 درصد بیشتر از کسی که مثلا براي ایرلاین هاي آمریکایی کار می کند، حق بیمه سلامت می

 
پردازد و این درست نیست.» 

 
انجمن که به اعضاي خود مشاوره کسب وکار می دهد، با شروع پاندمی شاهد افزایش بی سابقه درخواست عضویت بوده است. 

سال گذشته، دولت آمریکا قوانین و اصلاحات جدیدي را با هدف دسترسی بیشتر کسب وکارهاي کوچک به وام و تسهیلات معرفی کرد، اما

 
هنوز راه زیادي براي برابر شدن این تسهیلات با کسب وکارهاي بزرگ تر وجود دارد. 

از طرف دیگر، براي این کارآفرینان کوچک تر، یک منحنی یادگیري بزرگ وجود دارد.Venture Forward به این نتیجه رسیده که علاوه
بر مزایا، دسترسی به سرمایه و پهناي باند مقرون به صرفه، مهارت هاي برنامه ریزي اولیه کسب وکار از نیازهاي اصلی خرده کسب وکارهاي
آنلاین است. کلر می گوید: «همیشه از اینکه بخواهم به عنوان یک طراح به صورت فریلنس کار کنم دوري می کردم، چون فکر می کردم

 
نمی توانم جنبه تجاري مسائل را مدیریت کنم و با اینکه در این زمینه ضعف دارم، اما قصد دارم این بازویم را تقویت کنم.» 

دشواري شرایط اشتغال، حتی براي کسانی که در خوداشتغالی به موفقیت نمی رسند مفید است، چرا که همیشه این امکان وجود دارد که
دوباره برگردند و براي کس دیگري کار کنند. اما چیزي که براي این کارآفرینان جالب تر است، چشم اندازي است که می گوید یک روز کار

 
بزرگی انجام می دهند. 

هالتی ونگر می گوید: «نرخ شکست واقعا بالا است، اما یک درصد کوچکی هم واقعا به سرعت رشد می کنند.»



کارآفرینی و خلاقیت در شرایط استخدامی لحاظ نمی شود

منبع: روزنامه کیهانشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1400/11/22

رئیس دانشگاه تهران گفت: در استخدام ها به جنبه هاي کارآفرینانه، خلاق محور و جنبه هاي روانی و انطباق ویژگی هاي رفتاري فرد

 
با شغل توجهی نمی شود. 

به گزارش ایسنا، سید محمد مقیمی در ششمین کنفرانس مدیریت منابع انسانی، گفت: امروزه همه علماي علم مدیریت اتفاق نظر دارند که

 
آنچه باعث تفاوت سازمان ها و جوامع و مزیت هاي رقابتی آنها می شود، منابع انسانی آنهاست. 

او، توجه به منابع انسانی را یکی از عوامل مهم برتري جویی کشورها دانست و با اشاره به ظرفیت هاي بالقوه و بسیار بالاي منابع انسانی ایران،
تصریح کرد: متأسفانه از منابع انسانی در ایران به شکلی کارآمد که امروزه تحت عنوان منابع انسانی کارآفرین از آن یاد می شود، استفاده

 
نشده است. 

رئیس دانشگاه تهران افزود: هنوز با شکل مطلوب استفاده از منابع انسانی مان فاصله داریم. در سازمان هاي ایران اعم از دانشگاه به عنوان یک
سازمان دانشی یا سازمان هاي بوروکراتیک موجود، داراي منابع انسانی با تحصیلات و ظرفیت بالا هستیم اما با وجود در اختیار بودن چنین

 
نیروهایی، نه کارکنان داراي رضایتمندي هستند و نه اینکه فرصت براي بروز و ظهورشان داده می شود. 

مقیمی، رونق گرفتن چرخه رضایت بین ذي نفعان مختلف در جامعه را مستلزم توجه به تمام مراحل مدیریت انسانی دانست و خاطرنشان
کرد: گاهی یک توجه به کارمند و عنایت به کرامت انسانی کارکنان می تواند موجب افزایش کارایی شان شود. باید دقت داشته باشیم که همه

 
چیز هم انگیزه هاي مادي نیست. 

او افزود: براي داشتن کارکنان ریسک پذیرتر و خلاق تر باید یک بار دیگر در مدیریت منابع انسانی مان بازنگري کنیم و بین «رفتار
بوروکراتیک» و «آزاد گذاشتن کارکنان» یک راه میانه اي را انتخاب کنیم که رفتار کارآفرینانه است. به این ترتیب هم رفتارهاي اداري را

 
چارچوب پذیر می کند و هم موجب افزایش بروز خلاقیت کارکنان می شود. 

رئیس دانشگاه تهران تاکید کرد: براي تحول سازمان باید رویکردهاي سازمان در حوزه منابع انسانی را با روش هاي کارآفرینانه مورد ارزیابی

 
قرار دهیم. توجه صرف به تحصیلات و یا سابقه کار براي انتخاب بهینه نیرو کافی نیست. 

مقیمی افزود: آنچه در حال حاضر در زمینه استخدام نیروي انسانی در آگهی ها و فراخوان هاي دستگاه هاي دولتی و بخش خصوصی دیده
می شود، همچنان تاکید بر میزان تحصیلات و سابقه کار است و متأسفانه به جنبه هاي کارآفرینانه، خلاق محور و جنبه هاي روانی و انطباق

 
ویژگی هاي رفتاري فرد با شغل توجهی نمی شود. 

او گفت: بیشتر به سمت کمی سازي مدیریت منابع انسانی و سنجش پذیر بودن آن حرکت کرده ایم. باید مراقب باشیم که بحث هاي کیفی و
کیفیت سنجش منابع انسانی به فراموشی سپرده نشود.



رمز موفقیت بانک اقتصادنوین همسویی با اهداف کلان نظام اقتصادي کشور است

منبع: اقتصاد طلاییشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1400/11/22

مدیرعامل بانک اقتصادنوین در واکنش به بیانات مقام معظم رهبري در دیدار با تولیدکنندگان و فعالان اقتصادي گفت: اهداف و
عملکرد بانک اقتصادنوین همسو با اهداف کلان نظام اقتصادي کشور بوده و این رمز موفقیت این بانک است. به گزارش اقتصادطلایی

به نقل از روابط عمومی بانک اقتصادنوین، علیرضا بلگوري که در این ...

مدیرعامل بانک اقتصادنوین در واکنش به بیانات مقام معظم رهبري در دیدار با تولیدکنندگان و فعالان اقتصادي گفت: اهداف و
عملکرد بانک اقتصادنوین همسو با اهداف کلان نظام اقتصادي کشور بوده و این رمز موفقیت این بانک است. به گزارش اقتصادطلایی به نقل

 
از روابط عمومی بانک اقتصادنوین، علیرضا بلگوري که در این دیدار حضور (...) 

مدیرعامل بانک اقتصادنوین در واکنش به بیانات مقام معظم رهبري در دیدار با تولیدکنندگان و فعالان اقتصادي گفت: اهداف و عملکرد بانک

 
اقتصادنوین همسو با اهداف کلان نظام اقتصادي کشور بوده و این رمز موفقیت این بانک است. 

به گزارش اقتصادطلایی به نقل از روابط عمومی بانک اقتصادنوین، علیرضا بلگوري که در این دیدار حضور داشت با تاکید بر اینکه حمایت از
تولید و تولیدکنندگان در شرایط تحریمی یکی از محورهاي مهم بیانات رهبري بود، گفت: با افتخار اعلام می کنم که این بانک در دو سال و

 
نیم گذشته با ایجاد پرتفوي مشتریان تولیدي در مسیر رشد و شکوفایی اقتصاد و صنایع کشور گام برداشته است. 

به گفته او، مقام معظم رهبري بر هدایت صحیح اعتبار تاکید داشتند و این که باید از صنایع مادر و اصلی مانند صنعت نفت و نیز صنایع
پایین دستی که اشتغال آفرین هستند، حمایت شود. در این راستا، بانک اقتصادنوین در 30 ماه گذشته، عمده منابع خود را صرف حمایت از

 
تولید در پروژه هاي اشتغال آفرین کرده و این در حالی است که حجم عملیات این بانک هم در طول این مدت حدود چهار برابر شده است. 

او افزود: این بانک با تامین مالی بیش از 30 پروژه ملی و استراتژیک در حوزه نفت، گاز، پتروشیمی و پروژه هاي کلان در صنایع فلزات
اساسی، خودرویی، دارویی و … به عنوان صنایع مولد، پیشران و ارزآور از تولید ملی حمایت کرده که این سیاست راهبردي در سال هاي بعد

 
نیز به صورت جدي تري ادامه خواهد یافت. 

مدیرعامل بانک اقتصادنوین با بیان اینکه اغلب شرکت هاي بزرگ از فهرست 100 شرکت برتر کشور در زمره مشتریان این بانک هستند ،
اظهار داشت: همان گونه که مقام معظم رهبري تاکید داشتند، مهم ترین هدف تقویت بخش تولید، ایستادگی در برابر حملات اقتصادي
دشمن، جلوگیري از به زانو درآمدن تولید، کمک به جهش و رونق اقتصادي، کاهش فشارهاي معیشتی بر مردم و ایجاد اشتغال پایدار بوده

 
است و ما افتخار می کنیم که دوشادوش جهادگران اقتصادي و این شرکت هاي بزرگ نقشی هر چند ناچیز در تحقق این مهم داشته ایم. 

بلگوري با اشاره به میثاق هیئت مدیره این بانک براي تمرکز بر بانکداري استاندارد و شفاف گفت: اعتقاد ما این است که صرفا فعالیت
بانکداري کنیم و به همین دلیل از بنگاه داري پرهیز کرده ایم و شرکت هاي گروه اقتصادنوین صرفا تکمیل کننده زنجیره خدمات مالی و

 
بانکی هستند. 

او نتیجه بانکداري استاندارد و حرکت در جهت اهداف نظام اقتصادي را تامین رضایت توامان همه ذینفعان دانست و افزود؛ خوشبختانه اتخاذ
این رویکرد باعث شده است بانک در مسیر رو به رشد و سودآوري حرکت کند که نتایج آن در گزارش هاي مالی منتشرشده در سامانه کدال

قابل مشاهده است.



روزنامه اطلاعات - اتاق ایران: منفی شدن بهره وري براي اقتصاد فاجعه است
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;391 تا 1399 به طور میانگین رشد منفی 2ر1 درصدي را تجربه

_بهره وري کل عوامل تولید در ایران بین سال هاي 1391 تا 1399 به طور میانگین رشد منفی 2ر1 درصدي را تجربه کرده که با
توجه به انقلاب دانش بنیان در سطح بین المللی و رشد بهره وري در سایر کشورها، این روند یک فاجعه براي اقتصاد ایران به حساب می آید.

_بهبود روابط با همسایگان و سایر کشورهاي منطقه، بدون شک می تواند هزینه هاي تحمیل شده بر صادرکنندگان و تولیدکنندگان ایرانی را

 
به طور مشهودي کاهش دهد و به نوعی موتور محرکه براي توسعه صادرات کشور مورد ارزیابی قرار بگیرد. 

غلامحسین شافعی رئیس اتاق بازرگانی ایران ضمن اعلام این مطلب با اشاره به سخنان مقام معظم رهبري در دیدار فعالان اقتصادي و
تولیدکنندگان افزود: ما به عنوان بخش خصوصی امیدواریم که طبق صحبت هاي رهبري، قواي محترم سه گانه این سیاست را در اولویت اول
خود قرار دهند؛ به این معنا که هر اقدام یا دستورالعملی که قرار است در هر کدام از قواي کشور به اجرا در بیاید با این اولویت سنجیده شده

 
که آیا در مسیر تولید صادراتی مانع ایجاد می کند یا این فعالیت ها را تسهیل می کند. 

به گزارش روابط عمومی اتاق بازرگانی ایران، وي با اشاره به اینکه این دیدار از منظر صحبت ها و نکات عالمانه اي که مقام معظم رهبري از
زاویه مدیریت اقتصادي کشور مورد تاکید قرار دادند، بسیار حائز اهمیت است، افزود: نکته اي که براي بنده ارزنده بود، تعبیر ایشان از جایگاه
کارآفرینان و فعالان اقتصادي بود که آن ها را افسران جنگ اقتصادي خواندند و ایستادگی تولیدکنندگان در مقابل دشمن را در واقع جهاد و

 
از بزرگ ترین عبادت ها معرفی کردند. 

شافعی با اشاره به اینکه بخشی از موانعی که در حال حاضر پیش روي تولیدکنندگان و صادرکنندگان وجود دارد، ناشی از همین عدم
همبستگی و باور به ظرفیت ها و توانمندي هاي فعالان بخش خصوصی است، گفت: راه حل هاي گذشته پاسخگوي حل مشکلات امروز کشور
نیست و در حال حاضر اقتصاد کشور هم دیگر فرصت و توان حرکت بر اساس آزمون وخطا را ندارد و باید بر اساس نظر کارشناسان و
متخصصان حوزه اقتصادي، ریل گذاري حرکت اقتصادي کشور را تغییر داد.وي افزود: به لحاظ شاخص هاي اقتصاد کلان، کشور به ویژه در
دهه 90 از شرایط مطلوبی برخوردار نیست و ما با مشکلاتی از قبیل تورم، بیکاري، فقر و نابرابري روبرو هستیم و یگانه راه عبور از این
مشکلات و بهبود وضع معیشتی و اقتصادي مردم، تولید فناورانه صادرات محور و اشتغال آفرین است که طی سالیان اخیر مرتباً توسط رهبر

 
معظم انقلاب به آن اشاره شده است و در این جلسه هم چندین بار مورد تاکید قرار گرفت. 

وي افزود: خروجی چنین شیوه تصمیم گیري، در قالب بی ثباتی و ناهماهنگی هاي سیاست هاي اقتصادي دولت ها و هدر رفتن منابع و
سرمایه هاي ملی و نادیده گرفته شدن اولویت هاي توسعه اي کشور نمود پیدا کرده است. بنابراین با فرض رعایت الزامات و پیش نیازها و با
کمک گرفتن از نخبگان اقتصادي و فعالان بخش خصوصی و به دور از نگاه رانتی در طراحی این سند و همچنین پاي بندي به اجراي کامل
آن، این برنامه می تواند با روشن کردن اولویت هاي صنعتی و پیش بینی پذیر کردن محیط اقتصادي کشور در بازه چندساله، قدمی بسیار

مثبت در راستاي بهبود فضاي فعالیت براي تولیدکنندگان و فعالان اقتصادي بخش خصوصی ارزیابی شود.



روزنامه اطلاعات - وزیر تعاون، کار و رفاه: برنامه جامع ریشه کنی فقر، اردیبهشت

ارائه می شود
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_باید کارها را به دست مردم بسپاریم و امور را به مردم واگذار
کنیم که این امر با توسعه تعاونی ها قابل انجام است؛به عبارت
دیگر، یکی از کلیدي ترین روش ها که می تواند زمینه برون

 
رفت از شرایط موجود را فراهم کند، استفاده از تعاونی هاست. 

_آخرین اقدام و برنامه مهم وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی
در چهار ماه گذشته برنامه ریزي براي رفع فقر مطلق در کشور
است و تا اردیبهشت سال آینده برنامه اي جامع براي ریشه

 
کنی فقر مطلق در کشور ارائه می شود. 

این مطالب در مراسم افتتاح همزمان 102 طرح بخش تعاون که با حضورمعاون اول رئیس جمهوري و وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی و از

 
طریق ویدئوکنفرانس و ارتباط با استان هاي مختلف صورت گرفت، اعلام شد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی معاون اول رئیس جمهوري، دکتر محمد مخبر همچنین به همراه وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی از نمایشگاهی

 
که در حاشیه این مراسم برپا شده بود هم بازدید کرد. 

معاون اول رئیس جمهوري در آیین افتتاح این طرح ها ضمن تبریک سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی و گرامیداشت یاد امام و شهدا، از تعاونی 
ها به عنوان بهترین نماد مشارکت مردم در امور اقتصادي و اجتماعی یاد کرد و گفت: تعاون در حقیقت حلقه گمشده براي حصول نتیجه

 
پایدار در امور اقتصادي، تولیدي و خدماتی است. 

وي با اشاره به تاکید مقام معظم رهبري مبنی بر لزوم فعال شدن نهضت جهاد تبیین در کشور تصریح کرد: یکی از موضوعاتی که حتماً باید
در مورد آن تبیین صورت گیرد، سیره و زندگی امام خمینی(ره) است. امام راحل روزهاي سختی را داشت، البته این روزهاي سخت در زندان

 
و غربت نبود بلکه روزهاي سخت امام(ره) به دلیل تنهایی در تفکر و مسیر بوده است. 

باید این موضوعات را همواره مرور کنیم و بدانیم که خون دل هایی که اولیاي خدا طی 1500 سال متحمل شده اند تا این نظام به دست ما

 
رسیده، عادي نبوده است. 

مخبر در ادامه با بیان اینکه همه ما نسبت به مقام معظم رهبري در مورد تعاونی ها دین و بدهی داریم، گفت: ایشان همواره بر موضوع تعاون
تاکید داشته اند و در 20 سال اخیر همواره بر موضوعاتی نظیر اقتصاد، معیشت، تولید، اقتصاد مقاومتی، سبک زندگی و تعاونی سخن گفته

 
اند، اما آنطور که باید به این موضوعات در کشور توجه نشده است. 



وي با بیان اینکه واژه «مردم» از کلید واژه هاي پرتکرار امام خمینی(ره) و مقام معظم رهبري بوده است، افزود: موضوع دیگري که همواره در

 
سخنان امام و رهبري بر آن تاکید شده، عدالت است چرا که عدالت در حقیقت ممیزه یک حکومت حق و ناحق است. 

معاون اول رئیس جمهوري ایجاد بستر مسئولیت پذیري توسط آحاد جامعه را از هنرهاي گرانقدر امام و رهبري بیان کرد و گفت: امام
خمینی(ره) بستر نقش آفرینی مردم را در همه زمینه ها مهیا کرد و انقلاب اسلامی و دفاع مقدس با اتکا بر همین موضوع به نتیجه رسید؛
ضمن آنکه فرمایشات مقام معظم رهبري در خصوص استفاده از نقش مردم در مدیریت هم بسیار پررنگ است و ایشان تمامی مشکلات کشور

 
حتی مسائل امنیتی، سیاسی و فرهنگی را با اتکا به نقش مردم حل  و فصل کرده اند. 

وي با بیان اینکه در زمینه اشتغال و تولید به روش هاي مختلفی در کشور عمل می شود، تصریح کرد: اشتغال خرد، اشتغال خانگی و بنگاه 
هاي کوچک و متوسط همگی از حلقه مفقوده اي رنج می برند و بعنوان نمونه در بازدیدهایی که از واحدهاي تولیدي شهرستان ورامین و
پیشوا داشتم، برخی از آنها داراي ضعف و نقص بودند و آن ضعف این بود که هر یک از این واحدها بصورت انفرادي بودند و مدیریت یکپارچه

 
اي براي تامین بازار، پشتیبانی و آموزش براي این واحدها وجود نداشت. 

دکتر مخبر با تاکید بر اینکه وجود تعاونی ها می تواند این ضعف ها را برطرف کند و حلقه مفقوده را جبران کند، گفت: یکی از برکات وجود
تعاونی ها اتحادي است که میان افراد ایجاد می کند و به دلیل آنکه اعضاي تعاونی ها سرنوشت و منافع مشترك دارند، انرژي آنها مضاعف

 
شده و با هم افزایی و همگرایی بیشتر فعالیت می کنند. 

وي با اشاره به بازدید خود از نمایشگاه تعاونی ها و همچنین نمایشگاهی که چند روز گذشته از دستاوردهاي مرتبط با حوزه دانش بنیان مورد
بازدید قرار داد، افزود: وجود این همه ظرفیت و استعداد در کشور می تواند بسترهاي لازم را براي بی نیازي از نفت و منابع طبیعی فراهم

 
کند. 

معاون اول رئیس جمهوري ادامه داد: کشور ما غرق در ظرفیت ها و نعمت هاي خدادادي است و با توجه به زیرساخت هایی که طی سالیان
اخیر در کشور ایجاد شده، براي هر یک از مشکلات معیشتی، فقر، اشتغال و مسائل تولید راه حل هاي متعددي وجود دارد که با اتکا به این

 
ظرفیت ها می توانیم مسائل را برطرف کنیم. 

وي با بیان اینکه یکی از کلیدي ترین روش ها که می تواند زمینه برون رفت از شرایط موجود را فراهم کند، استفاده از تعاونی ها است، از
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی خواست با احصاء مشکلات و مسائل تعاونی ها، آنها را در دولت ارائه دهد تا مصوبات لازم براي حل این
مسائل به تصویب برسد و افزود: حل بسیاري از مشکلات تعاونی ها نیاز به منابع مالی و سرمایه گذاري ندارد بلکه با تصمیمات مدیریتی می

 
توان این مسائل را برطرف کرد و وظیفه اصلی دولت هم این است که تصمیمات به موقع و به جا براي حل مشکلات اتخاذ کند. 

دکتر مخبر از وجود بروکراسی و سنگین بودن دولت و همچنین تعدد مراکز تصمیم گیري به عنوان یکی از مشکلات پیش روي کشور یاد
کرد و گفت: باید تلاش کنیم گام هاي بلندي براي حل مشکلات بخش تعاون برداریم تا مطالبه مقام معظم رهبري در حوزه تعاون محقق

 
شود. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود توجه به محرومان و مناطق محروم کشور را از مهمترین دغدغه هاي امام خمینی(ره) و مقام معظم

 
رهبري برشمرد و افزود: جغرافیاي مناطق محروم به مناطقی اطلاق شده است که اتفاقا می توانند منشاء تحول و پیشرفت باشند. 

مناطق محروم و روستایی کشور سرشار از زیبایی و ظرفیت هستند و اگر به ظرفیت هاي آنها توجه کنیم می توانند بستر تحول و پیشرفت را

 
فراهم کنند. 



معاون اول رئیس جمهوري با بیان اینکه متاسفانه بروکراسی در کشور ریشه دوانده است، اظهار داشت: یکی از رویکردهاي اصلی این دولت راه

 
اندازي و تکمیل دولت الکترونیک است تا مشکلات مربوط به بروکراسی به حداقل ممکن کاهش یابد. 

وي با بیان اینکه در سال هاي آینده اقتصاد دیجیتال بخش قابل توجهی از اقتصاد دنیا را شامل خواهد شد، گفت: ابزار اقتصاد دیجیتال، علم
و تکنولوژي است و خوشبختانه در اقصی نقاط کشور نیروي انسانی تحصیلکرده، کارآمد و آشنا به فناوري وجود دارد که با اتکا به این

 
ظرفیت، می توانیم در هر نقطه از کشور خلق ثروت کنیم. 

دکتر مخبر با اشاره به اینکه باید کارها را به دست مردم بسپاریم و امور را به مردم واگذار کنیم که این امر با توسعه تعاونی ها قابل انجام
است، از وجود برخی فرایندهاي نادرست که منجر به گرانی کالا می شود،انتقاد کرد و گفت: برخی محصولات با قیمت پایین از کشاورز و
تولید کننده خریداري می شود و به قیمت چند برابر بیشتر به دست مصرف کننده می رسد که می توانیم با راه اندازي و توسعه تعاونی ها و

 
با استفاده از نرم افزارها و امکانات فناوري هاي نوین قیمت مصرف کننده را کاهش دهیم. 

وي با یادآوري اینکه اول انقلاب 25 درصد مردم شهر نشین و 75 درصد ساکن روستاها بودند و مایحتاج خود را خودشان تامین می کردند،
گفت: امروز وضع برعکس شده و 75 درصد مردم شهرنشین و در حقیقت مصرف کننده هستند که حلقه مفقوده در این زمینه که می تواند

 
این مشکل را برطرف کند، تعاونی ها هستند. 

معاون اول رئیس جمهوري با قدردانی از وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و سایر مدیران این دستگاه اجرایی تاکید کرد: دولت با تمام توان

 
براي تقویت بخش تعاون و خدمت به تعاونگران آمادگی دارد. 

همچنین در این مراسم حجت االله عبدالملکی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تبریک ایام االله دهه مبارك فجر گفت: دولت سیزدهم تلاش

 
می کند به عنوان اولین دولت سنگ بناي حرکتی ماندگار و اصیل براي توسعه تعاونی ها در کشور ایجاد کند. 

وي ادامه داد: نام این وزارتخانه را به جهت اینکه با 60 میلیون از مردم کشور به طور مستقیم ارتباط دارد، وزارت «مردم» نام نهاده ایم چرا

 
که آحاد جامعه در امور معیشتی، اشتغال، تعاون و آسیب هاي اجتماعی با این وزارتخانه سروکار دارند. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی همچنین به سیاست هاي ابلاغی مقام معظم رهبري در زمینه اقتصاد مقاومتی اشاره کرد و گفت: طبق
سیاست هاي اقتصاد مقاومتی، مشارکت آحاد مردم در اقتصاد در اولویت است که حوزه تعاون بستر اساسی، اسلامی و ایرانی براي این

 
مشارکت گسترده مردمی در اقتصاد کشور است. 

وي همچنین به دستورات قرآنی براي ایجاد امر تعاون در جامعه اسلامی اشاره کرد و افزود: فعالیت در حوزه تولید، اشتغال، رفاه و معیشت

 
مردم از مصادیق تقوا هستند که در این وزارتخانه تلاش داریم این موارد و حوزه تعاون در کشور گسترش یابد. 

عبدالملکی ضمن تشریح برنامه هاي وزارت تعاون در پنج ماه گذشته تاکید کرد: چهار کلان پروژه در چند ماه گذشته در این وزارتخانه
پیگیري شده است که یکی از این موارد بحث اشتغال و زیست بوم اشتغال جمهوري اسلامی است که بسترهاي اصلی همکاري طرف هاي

 
دولتی و مردمی در این زمینه تبیین شده است. 

وي ساماندهی صندوق هاي بازنشستگی و تامین اجتماعی و رفع مسئله این صندوق ها را از دیگر برنامه هاي وزارت تعاون برشمرد و افزود:
اصلاح نظام مدیریت شرکت هاي تامینی صندوق هاي این وزارتخانه از دیگر اقداماتی بود که در چند ماه گذشته پیگیري شد و 600 شرکت

 
که بازدهی مناسبی نداشتند، شناسایی شد و تیم مدیریتی آنها تغییر یافته است. 



وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: برنامه ریزي براي رفع فقر مطلق در وزارت تعاون طی 4 ماه انجام شده است و تا اردیبهشت سال آینده

 
برنامه اي جامع براي ریشه کنی فقر مطلق در کشور ارائه می شود. 

وي تصریح کرد: در کنار این چهار طرح و اقدام وزارت تعاون 200 فعالیت زمینه اي در 10 محور در حوزه هاي اشتغال، تعاون، آسیب هاي

 
اجتماعی ، رسیدگی به وضع سالمندان و معلولان ، فعالیت هاي اقتصادي و مبارزه با مفاسد اقتصادي انجام شده است. 

عبدالملکی همچنین شناسایی و حل مشکلات بیش از 1500 تعاونی در کشور، شناسایی 214 طرح سرمایه گذاري جدید در بخش تعاون، راه
اندازي 975 تعاونی جدید با 23 هزار عضو و ظرفیت اشتغال زایی 20 هزار نفر، اختصاص اعتبارات لازم با کمک بانک تعاون به تعاونی هاي

 
سراسر کشور و برگزاري 245 رویداد در حوزه تعاون را از اقدامات مهم معاونت تعاون وزارت تعاون برشمرد. 

مهدي مسکنی معاون امور تعاون وزارت تعاون هم با اشاره به فعالیت هاي بخش تعاونی کشور در زمینه هاي صیادي، تولید میگو، گوشت،
محصولات باغی، تخم مرغ، حمل و نقل، باربري و تولید خوراك دام و طیور، ادامه داد: وزارت تعاون ظرفیت هاي بسیار خوبی از جمله انجمن

 
علمی تعاون، اتاق تعاون، بانک تعاون و اندیشکده هاي مختلف دارد که می تواند به رشد فرهنگ و فعالیت بخش تعاون در کشور کمک کند. 

وي با تاکید بر اینکه امروز در جامعه باور به تعاون به درستی تبیین نشده است، بر ضرورت تقویت باور به بخش تعاونی در کشور تاکید کرد و
گفت: 4000 میلیارد تومان جریان نقدینگی در کشور را می توان با کمک بخش تعاون براي کمک به حل مسائل جامعه و تولید استفاده کرد.



5 طرح آموزشی و مسکونی در ایرانشهر افتتاح شد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1400/11/22

فرماندار ایرانشهر گفت: گرامیداشت ایام االله دهه مبارك فجر پنج طرح آموزشی، مسکونی و فضاي سبز در این شهرستان افتتاح شد.

باشگاه خبرنگاران جوان زاهدان - علی شعبانی گفت:
گرامیداشت آخرین روز از ایام االله دهه مبارك فجر، 2واحد
مسکونی مددجویان بهزیستی از سوي قرارگاه شهید معمار
سپاه، 2 فضاي آموزشی و پارك وحدت ایرانشهر در زمینی به

 
گستره نیم هکتار افتتاح شد. 

او می گوید: براي اجراي این طرح ها در شهرستان ایرانشهر

 
افزون بر 62 میلیارد ریال هزینه شده است. 

فرماندار ایرانشهر گفت: گرامیداشت چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی بیش از 100 طرح در بخش هاي آموزشی، مسکونی،

 
بهداشتی، برق رسانی، راه، تولیدي، کشاورزي، دامداري، خوداشتغالی و خدمات شهري در این شهرستان افتتاح و کلنگ زنی شد. 

او گفت: با بهره برداري از این طرح ها زمینه اشتغال بیش از 700 نفر در شهرستان ایرانشهر فراهم شده است.



عبور از «واقعاً بد» به «نسبتاً خوب» با روش اژه اي

منبع: جوان آنلاینشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1400/11/22

رئیس قوه قضائیه، صبح پنج شنبه در سفري غیررسمی و بدون پروتکل هاي تشریفاتی به اصفهان رفت و ضمن بازدید سرزده از
بخش هاي مختلف قضایی، از زندان مرکزي اصفهان بازدید و با تعدادي از مددجویان این زندان به صورت چهره به چهره گفتگو کرد.

رئیس قوه قضائیه، صبح پنج شنبه در سفري غیررسمی و بدون پروتکل هاي تشریفاتی به اصفهان رفت و ضمن بازدید سرزده از بخش
هاي مختلف قضایی، از زندان مرکزي اصفهان بازدید و با تعدادي از مددجویان این زندان به صورت چهره به چهره گفتگو کرد. رئیس عدلیه
قضائیه در جریان بازدید از بخش هاي مختلف دادگستري اصفهان، بازدید خود را متوقف و یک ساعت و نیم از وقتش را به حضور در میان

 
مردم و گفت وگوي چهره به چهره با آن ها اختصاص داد. 

در سفر یک روزه حجت الاسلام محسنی اژه اي به اصفهان حتی مسئولان عالی قضایی و رئیس حوزه ریاست هم او را همراهی نمی کردند و
رئیس قوه قضائیه به صورت غیررسمی وارد فرودگاه اصفهان شد. اژه اي از بدو تصدي مسئولیت قوه قضائیه، پیشگیري از جرم و شکل گیري
پرونده هاي قضایی به ویژه پرونده هاي کثیرالشاکی و ارتقاي خدمت رسانی و تسریع در حل مشکلات مردم از طریق هوشمندسازي و اصلاح
ساختار ها و روند هاي معیوب را در دستور کار قرار داده که بازدید از مراکز قضایی و مجموعه هاي مرتبط، سفر هاي استانی و برگزاري

 
نشست هاي نخبگانی براي بررسی تخصصی پرونده ها و موضوعات مبتلا به جامعه با همین رویکرد انجام می شود. 

 
دعوت به بازدید میدانی مسئولان از مراکز قضایی 

رئیس عدلیه در این سفر یک روزه ابتدا در مراسمی که به مناسبت ایام االله دهه فجر در دادگستري اصفهان برگزار شد، در جمع قضات و
کارکنان قضایی این استان حضور یافت و طی سخنانی بر ضرورت بازدید هاي میدانی مسئولان استانی از مراکز و مراجع قضایی براي آشنایی
با کمبود ها و کاستی هاي اداري و سخت افزاري این مراکز و رفع این کمبود ها در جهت خدمت رسانی مطلوب تر به مردم تأکید کرد.
محسنی اژه اي با اشاره به وجود مشکلاتی که در جنبه هاي سخت افزاري در مراکز قضایی استان اصفهان مشاهده می شود از مسئولان این
استان خواست تا هر از چندگاهی از مراجع و مراکز قضایی اصفهان بازدید هاي میدانی داشته باشند و از نزدیک در جریان کمبود ها و کاستی

 
هاي اداري همکاران قضایی ما قرار گیرند. 

رئیس قوه قضائیه در این زمینه گفت: یک وقتی استان اصفهان زندانش واقعاً بد بود. امروز هم نمی گوییم ایده آل است، اما نسبتاً خوب است.

 
چون مسئولان استان، مردم و خیرین آمدند، دیدند. 

 
انتظار عدالت، مطالبه بحق مردم از دستگاه قضا 

رئیس دستگاه قضا همچنین با اشاره به اهتمام خود براي آسیب شناسی فرآیند ها و روند هاي موجود در قوه قضائیه طی هفت ماه اخیر
گفت: باید تدابیري اتخاذ شود که نحوه جذب نیرو هاي مستعد، انقلابی و متدین در دستگاه قضایی تسهیل و تسریع شود و ما براي تحقق
این مهم برنامه ویژه اي داریم که پیشبرد آن به معاون اول قوه قضائیه محول شده است. رئیس قوه قضائیه با بیان اینکه مردم ما بحق انتظار
عدالت در همه زمینه ها، رفع تبعیض ها و توزیع درست فرصت ها و امکانات را دارند، گفت: در شرایطی که به واسطه تحریم هاي ظالمانه
دشمنان و برخی کاستی هاي مدیریتی، مردم ما در فشار معیشتی هستند باید همه دستگاه ها و بخش ها به تقویت توان تولیدي و اقتصادي

 
کشور کمک کنند و این امر در زمره مهم ترین اولویت هاي فعلی کشور است. 

 
بازدید از دادگستري و دادسراي اصفهان 

بازدید از دادگستري و دادسراي مرکز اصفهان از برنامه هاي دیگر رئیس عدلیه در سفر به این استان بود. رئیس عدلیه در جریان این بازدید
به بررسی موردي برخی از پرونده ها پرداخت و دستورات مقتضی را جهت تسریع در رسیدگی به آن ها صادر کرد. اژه اي همچنین از
مسئولان و متصدیان مربوطه در این مراجع قضایی استان اصفهان در خصوص فرآیند رسیدگی، موجودي و نوع پرونده ها، سؤالاتی را مطرح



 
کرد و توصیه هایی را خطاب به آن ها پیرامون ارتقاي کیفیت خدمت رسانی به مراجعه کنندگان اظهار داشت. 

 
گفت وگوي چهره به چهره با مردم 

در جریان بازدید رئیس قوه قضائیه از دادگستري و دادسراي مرکز استان اصفهان، پس از بازدید از چندین بخش و شعبه با توجه به ورودي
بالاي پرونده ها به این مراجع قضایی و همچنین حضور مردم در محوطه دادگستري و دادسرا جهت پیگیري پرونده شان محسنی اژه اي
ادامه بازدید خود از بخش هاي مختلف را متوقف کرد و به مدت یک ساعت و نیم به گفت وگوي چهره به چهره و بدون واسطه با مردم و
مراجعه کنندگان پرداخت و پس از استماع مسائل و مشکلات آنها، دستورات لازم را به صورت موردي براي پیشبرد رسیدگی به پرونده هاي

 
مراجعه کنندگان صادر کرد. 

رئیس عدلیه در جریان این بازدید با بیان اینکه سفر من به استان اصفهان یک سفر غیررسمی محسوب می شود و با هدف احصاي مشکلات
قضایی این استان صورت گرفته است، تصریح کرد: تلاش داریم تا پس از آسیب شناسی و احصاي مسائل و مشکلات قضایی استان اصفهان با
کمک و مساعدت سایر دستگاه هاي متولی و دولت و مجلس، در جهت رفع این آسیب ها و مشکلات گام برداریم. رئیس دستگاه قضا با بیان
اینکه ورودي پرونده ها به دادگستري و دادسراي اصفهان زیاد است، بیان داشت: با توجه به کثرت ورودي پرونده ها به دادگستري و دادسراي
اصفهان به هر میزان که در جهت تجهیز نیروي انسانی در این دادگستري و دادسرا اقدام کنیم باز هم تکافوي ورودي پرونده ها نیست،

 
بنابراین باید براي این وضعیت تدبیري ویژه اتخاذ شود. 

 
اطاله دادرسی، گلایه مردم از مسئولان قضائیه 

محسنی اژه اي بیان داشت: یکی از مسائلی که از سوي مراجعه کنندگان به دادگستري استان اصفهان مورد توجه بود، گلایه مندي از طولانی
شدن رسیدگی به برخی پرونده ها بود که این گلایه مردم بحق است و باید در جهت رفع این مشکل با فوریت اقداماتی را انجام دهیم و در

 
تحقق این مهم تجهیز نیرو و امکانات و کمک سایر دستگاه ها به ما در این جهت بسیار حائز اهمیت است. 

 
بازدید از زندان مرکزي استان اصفهان 

بخش پایانی سفر غیررسمی و سرزده رئیس قوه قضائیه به اصفهان، بازدید از زندان مرکزي این شهر بود. رئیس دستگاه قضا در جریان این
بازدید با تعدادي از مددجویان زندان مرکزي اصفهان به صورت چهره به چهره گفتگو کرد و ضمن استماع مسائل و مشکلات آنان، دستورات
مقتضی را صادر کرد. وي با تعدادي از محکومان مالی و همچنین تعدادي از تولیدکنندگان ورشکسته که به دلایل مختلف دوران محکومیت
خود را در زندان به سر می برند به گفتگو پرداخت و براي پیگیري و رفع مسائل و مشکلات آن ها در چارچوب قانون، قول مساعدت داد.
برخی از این تولیدکنندگان ورشکسته که دوران محکومیت خود را در زندان به سر می بردند خواستار دریافت مرخصی براي اخذ رضایت از
شاکیان خصوصی و همچنین تعلق رأي باز براي سر و سامان دادن به وضعیت بنگاه ها و کارگاه هاي تولیدي خود بودند که رئیس عدلیه

 
براي بررسی دقیق درخواست هاي آن ها دستورات لازم را به مسئولان قضایی استان اصفهان صادر کرد. 

رئیس دستگاه قضا همچنین به برخی از محکومان مالی که تقاضاي آزادي از زندان براي جلب رضایت شاکیان خصوصی خود را داشتند،
متذکر شد که دستگاه قضایی در جایگاه اعمال عدالت و استیفاي تمام و کمال حقوق مردم قرار دارد و در ملاقات چهره به چهره اي که صبح
پنج شنبه با تعدادي از مراجعه کنندگان به دادگستري اصفهان داشته است، برخی از طلبکاران و شاکیان خصوصی نظر مساعدي نسبت به

 
خروج محکومان مالی از زندان نداشتند. 

 
دستور اعمال ارفاقات قانونی براي محکومان آبان 98 

گفتگو با تعدادي از محکومان آبان 98 بخشی دیگر از بازدید حجت الاسلام محسنی اژه اي از زندان مرکزي استان اصفهان بود. رئیس قوه
قضائیه جویاي حضور یا عدم حضور محکومان آبان 98 در این زندان شد و پس از آنکه مسئولان زندان، تعدادي از این محکومان را به رئیس
عدلیه معرفی کردند، وي به صورت چهره به چهره با این محکومان ملاقات و از وضعیت محکومیت و اوضاع خانوادگی آن ها کسب اطلاع و

 
براي اعمال ارفاقات قانونی در قبال پرونده آن ها دستورات مقتضی را صادر کرد. 

سوم مردادماه سال جاري بود که حجت الاسلام محسنی اژه اي در محل کار خود با تعدادي از مردم و همچنین خانواده هاي محکومان
ناآرامی هاي آبان 98 دیدار و گفتگو کرد و براي بررسی مجدد پرونده این محکومان جهت اعمال ارفاقات قانونی به آنها، دستوراتی را به



مسئولان ذي ربط صادر کرد. تقاضاي اعسار از پرداخت مهریه، بخشی از درخواست ها از رئیس دستگاه قضا در جریان بازدید وي از زندان
مرکزي اصفهان بود که رئیس عدلیه متذکر شد برخی بانوان در جریان ملاقات صبح پنج شنبه در دادگستري اصفهان از اینکه همسران سابق

 
آن ها به رغم داشتن تمکن مالی درخواست اعسار از پرداخت مهریه می کنند، گلایه داشتند. 

در جریان بازدید برخی محکومان از بیان مسائل و مشکلات خود در جمع معذوریت داشتند و خواستار ملاقات خصوصی با رئیس قوه قضائیه
بودند که این خواسته آن ها از سوي حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي اجابت شد. بازدید از اتاق هاي ملاقات الکترونیکی مددجویان
زندان مرکزي اصفهان با خانواده هایشان، کسب اطلاع از نحوه و چگونگی فعالیت این اتاق ها و همچنین گفتگو با تعدادي از مددجویانی که
در حال ملاقات الکترونیکی با خانواده هاي خود بودند، بخش دیگر حضور رئیس عدلیه در زندان مرکزي اصفهان بود. رئیس قوه قضائیه در
جمع مددجویان زندان مرکزي اصفهان با تأکید بر اینکه براي رفع مسائل و مشکلات زندانیان و اعمال ارفاقات قانونی به آن ها نهایت تلاش
خود را به کار خواهد گرفت، خطاب به مددجویان گفت: با توجه به در پیش بودن مناسبت هاي ملی و مذهبی، براي جلب رضایت شاکیان

 
خصوصی خود جهت قرار گرفتن نامتان در فهرست عفو تلاش کنید و از ارتکاب مجدد جرم در دوران مرخصی نیز بپرهیزید. 

 
6 بازدید در 7 ماه 

بهبود وضعیت زندان ها و زندانیان، از جمله تأکیدات همیشگی حجت الاسلام محسنی اژه اي بوده و وي طی مدت اخیر شخصا ً شش بازدید
از زندان هاي سراسر کشور انجام داده است. زندان مرکزي ایلام، زندان رجایی شهر، زندان دماوند، زندان اوین، زندان مرکزي مشهد و زندان
مرکزي اصفهان ندامتگاه هایی هستند که رئیس قوه قضائیه از آن ها سرکشی کرده و در جریان این سرکشی ها بر لزوم تحول رفتاري و
ساختاري در امر زندانبانی و ارتقاي وضعیت زندانیان در حوزه هاي مختلف تأکید کرده است. «ایجاد شرایط و بستر اصلاح، تربیت و
بازاجتماعی شدن زندانیان»، «اشتغال زندانیان»، «حبس زدایی»، «اعمال تأسیسات ارفاقی» و «ایجاد ترتیبات فنی و قضایی براي استفاده از
پابند الکترونیک در قبال محکومان واجد شرایط قانونی» از جمله رویکرد هاي تحولی در مقوله زندان و زندانیان است که مورد تأکید جدي

 
رئیس قوه قضائیه است. 

 
اکسیر حضور مسئولان در میان مردم 

آنچه در این سفر و سفر هاي پیشین رئیس قوه قضائیه و همچنین رئیس جمهور قابل اعتناست و امیدواري ها به بهبود اوضاع در زمینه هاي
مختلف را بیش از پیش کرده است، حضور میدانی مسئولان عالی در استان ها و در جمع مردم است. اگرچه برخی با اهداف خاص سیاسی
می کوشند، این بازدید هاي مردمی را با برچسب هاي پوپولیستی تخطئه نمایند، اما همانگونه که در مشاهدات میدانی مسئولان قوا به وضوح
دیده شده است، بسیاري از مشکلات که بخشی از آن ها ناشی از بروکراسی اداري یا اعمال نفوذ هاي غیرقانونی است، به واسطه همین حضور
ها مرتفع شده است. به گونه اي که صرف حضور آن ها همچون اکسیري قوي براي رفع موانع عمل می کند. مردم از یاد نبرده اند فلان
مسئولی که ادعا می کرد از داخل خودرو با دیدن چهره مردم، نظرسنجی می کند یا در بازدید از بهمان کارخانه تولیدي، حاضر نمی شد
حتی براي حضور در جمع مدیران و کارگران کارخانه از خودرو پیاده شود و با آن ها خوش و بش کند، چه رسد به اینکه در جریان مشکلات
و مسائل آن ها گفت وگوي چهره به چهره کند. اکنون، اما اوضاع فرق کرده و مسئولان در متن و میدان قرار گرفته اند و این مهم را مردم در
دوره تحول و تعالی قوه قضائیه و دولت مردمی سیزدهم درك کرده اند. ضمن اینکه برخلاف دوره گذشته اکنون هیچ مسئولی مدعی نمی
شود که از فلان تصمیم مهم اقتصادي صبح جمعه مطلع شده است، بلکه به عکس امروز نه تنها تصمیمات کلان اقتصادي با اطلاع قبلی
اتخاذ می شود بلکه مسئولان روز جمعه هم در میان مردم هستند. اگرچه محدودیت هاي کرونایی و پروتکل هاي بهداشتی مدتی است بر این

حضور هاي مردمی سایه انداخته است.



کام شیرین معلولان از فروش سیگار

منبع: جوان آنلاینشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1400/11/22

آمار هاي کرونایی همچنان رو به افزایش است و این روند افزایشی در روز هاي آینده نیز ادامه خواهد یافت. آنطور که وزیر بهداشت
می گوید، در اواسط موج ششم هستیم و بهترین کار کامل کردن واکسیناسیون و رعایت پروتکل هاست.

به گفته رئیس کمیته بهزیستی و توانبخشی مجلس، مبلغ 100میلیارد تومان به اضافه یک درصد از محل فروش سیگار براي حمایت از
معلولان شدید در نظر گرفته شده است. این معلولان زیر پوشش سازمان بهزیستی هستند و مبالغ حمایتی مخصوص معلولان هم در اختیار

 
این سازمان قرار خواهد گرفت. 

در حال حاضر افراد داراي معلولیت شدید به خصوص معلولان نخاعی، در تهیه امکانات اولیه خود هم مانده اند. نمایندگان مجلس هم با

 
اختصاص ردیف بودجه حتی از فروش سیگار، تلاش خود را براي حل مشکلات معلولان خاص به کار گرفته اند. 

 
سردرگمی در آمار معلولان 

گفته شده که حدود یک میلیون و 630 هزار معلول زیر پوشش سازمان بهزیستی هستند. هرچند به گفته مدیرعامل انجمن حمایت از حقوق

 
معلولان، آمار دقیقی از تعداد معلولان در کشور هنوز وجود ندارد. 

رسول خضري، عضو سابق کمیسیون اجتماعی مجلس هم در این زمینه گفته بود که «در کشور 5/6 میلیون معلول در کشور وجود دارد که

 
رقم بسیار بزرگی است. با این حال بهزیستی رقم یک میلیون و 450 هزار نفر را قبول دارد که در بهزیستی نیز ثبت شده است.» 

وقتی این آمار وجود نداشته باشد برنامه ریزي ها براي رفع مشکلات دقیق نخواهد بود. در برآورده کردن نیاز هاي افراد داراي معلولیت
کوتاهی شده و تاکنون توجه چندانی به رفع کامل مشکلات و تأمین حقوق معلولان نشده است. مناسب سازي نشدن فضاي شهري مخصوصاً

 
در پایتخت از مشکلات جدي معلولان است. برخی از نهاد هاي دولتی هم اصلاً حاضر به استخدام معلولان نیستند. 

 
ایران پیشرو در قانون حمایتی معلولان 

ایران یکی از معدود کشور هاي جهان است که براي افراد معلول، قانون حمایتی دارد. قانون حمایت از حقوق معلولان با بیش از 34 ماده به
تصویب رسیده، اما این قانون به طور کامل اجرا نشده است. قانون حمایت از حقوق معلولان در اسفند 96 تصویب و در اردیبهشت سال 97 از
سوي رئیس جمهور به دستگاه ها ابلاغ شد. قانون حمایت از حقوق معلولان به موارد مهمی مثل مناسب سازي، خدمات بهداشتی، درمانی و
توانبخشی، امور ورزشی، فرهنگی، هنري و آموزشی، کارآفرینی و اشتغال، مسکن، فرهنگ سازي و ارتقاي آگاهی هاي عمومی، حمایت هاي

 
قضایی، معیشت و حمایت هاي اداري و استخدامی پرداخته است. 

 
بدقولی عبدالمالکی و حمایت هاي مخبر 

اوایل آذرماه حجت اله عبدالملکی، وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به قانون حمایت از حقوق معلولان، خبر داد گزارش میزان تحقق
اجراي این قانون توسط سازمان بهزیستی کشور تا پایان آذر امسال منتشر می شود. جالب اینکه تاکنون هیچ خبري از انتشار این گزارش

 
نشده است. 

البته اوایل دي ماه دولت سیزدهم با برگزاري نخستین جلسه کمیته هماهنگی و نظارت بر اجراي قانون حمایت از حقوق معلولان، جدیت

 
خود را در خصوص حمایت از این قشر نشان داد. 

معاون اول رئیس جمهور در این جلسه با اشاره به اینکه براي حل مشکلات معلولان باید از ظرفیت هاي همه بخش ها اعم از دولت، مجلس،

 
قوه قضائیه و همه نهاد هاي انقلابی استفاده کرد، خواستار حل مشکل مسکن و مناسب سازي اماکن براي معلولان شد. 

محمد مخبر رعایت مفاد قانون مبنی بر استخدام و اشتغال معلولان را اصلی مهم و اساسی خواند و از مسئولان ذي ربط خواست زمینه
اشتغال افراد داراي معلولیت در بخش هاي مختلف را فراهم کنند. 



 
از هر جا بتوانیم ردیف بودجه فراهم می کنیم 

 
افرادي که داراي معلولیت شدید هستند در این میان از مشکلات جدي تري رنج می برند و نیاز به حمایت هاي بیشتري هم دارند. 

در همین راستا رئیس کمیته بهزیستی و توانبخشی کمیسیون بهداشت و درمان مجلس از حمایت 100میلیارد تومانی کمیسیون تلفیق از

 
افراد داراي معلولیت شدید در لایحه بودجه 1401 خبر داد. 

محمدعلی محسنی بندپی در این خصوص به خبرگزاري خانه ملت گفت: افراد داراي معلولیت به لحاظ هزینه درمان بسیار در فشار هستند به
ویژه گروهی از آن ها که از ضایعات نخاعی شدید رنج می برند. تهیه لوازم پزشکی آن ها همچون ویلچر و هزینه توانبخشی افراد داراي

 
معلولیت، مخارج هنگفتی براي خانواده این عزیزان به همراه دارد. 

نماینده مردم نوشهر و چالوس در مجلس شوراي اسلامی خاطرنشان کرد: در شرایط سخت معیشتی فعلی از هر جا بتوانیم ردیف خاصی براي
کمک به این عزیزان در نظر بگیریم در بهبود وضعیت آن ها مؤثر و قابل ارزش است. آنچه در لایحه بودجه 1401 براي حمایت از افراد داراي
معلولیت در نظر گرفته شده با آنچه در حقیقت پیش بینی شده است فاصله بسیاري دارد. امیدواریم بتوانیم ردیف هاي خاص اعتبارات
حمایتی دیگري براي افراد داراي معلولیت در نظر بگیریم. گفتنی است هم اکنون سازمان بهزیستی کشور حدود 134 هزار نفر از معلولان
شدید و خیلی شدید را زیر پوشش دارد. این سازمان ماهانه 480هزار تومان به معلولان شدیدي که بالاي 18 سال سن دارند و فاقد شغل و

درآمد هستند، پرداخت می کند.



6 زندانی جرائم غیرعمد در رودسر آزاد شدند

منبع: توسکانیوزشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1400/11/22

به گزارش خبرنگار توسکا نیوز از رودسر،مرادي رئیس اداره زندانهاي رودسر و املش ظهر روز چهارشنبه 20 بهمن 1400 به مناسبت
ایام االله دهه مبارکه فجر در جشن پیروزي انقلاب واقع در زندان رودسر گفت؛ با کمک خیرین و با پیگیري هاي قاضی ناظر بر زندان

هاي شهرستان سرکار خانم ملکی، 6 نفر از زندانیان (...)

 
 

 
رئیس اداره زندان هاي رودسر از آزادي 6 زندانی جرائم مالی و غیر عمد در این شهرستان توسط خیران خبر داد 

به گزارش خبرنگار توسکا نیوز از رودسر،مرادي رئیس اداره زندانهاي رودسر و املش ظهر روز چهارشنبه 20 بهمن 1400 به مناسبت ایام االله

 
دهه مبارکه فجر در جشن پیروزي انقلاب واقع در زندان رودسر گفت؛ 

با کمک خیرین و با پیگیري هاي قاضی ناظر بر زندان هاي شهرستان سرکار خانم ملکی، 6 نفر از زندانیان جرائم مالی و غیر عمد امروز به

 
آغوش خانواده هاي خود باز خواهند گشت. 

وي در ادامه گفت: سازمان زندان ها با توجه به وظیفه ذاتی خود که نگهداري مجرمان و متهمان است وظایفی همانند اصلاح و تربیت،

 
بازپروري در راستاي بازگشت سالم به اجتماع را نیز در دستور کار خود دارد. 

 
مرادي با بیان اینکه متأسفانه شاهد بروز برخی ناهنجاري ها و آسیب ها اجتماعی در میان خانواده ها مجرمان و متهمان هستیم، افزود: 

 
در این باره آئین نامه سازمان زندان ها تمهیدات لازم را براي کاهش آسیب خانواده ها مد نظر قرار داده است. 

مرادي افزود:علاوه بر آموزش، تعداد 27 بن خرید نیز به مددجویانی که در اشتغال نشسته و نیز در مسابقات ورزشی دهه مبارك فجر شرکت

 
کرده بودند، توسط قاضی ناظر بر زندان ها آماده و تحویل آنها گردید. 

 
رئیس اداره زندان هاي رودسر و املش در پایان گفت؛ 

 
همواره نیازمند یاري خیرین بزرگوار در امر آزاد سازي زندانیان هستیم. 

 
این مراسم با حضور مسئولان قضایی و مسئولین زندان شهرستان رودسر برگزار گردید. 





افتتاح بزرگترین سیلوي ذخیره مواد معدنی و کلنگ زنی سومین پتروشیمی در

پارسیان

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1400/11/22

 به گزارش خبرگزاري فارس از بندرعباس، مهدي دوستی در
آیین افتتاح و کلنگ زنی چند پروژه بزرگ زیربنایی در منطقه ویژه اقتصادي پارسیان، با اشاره به اتحاد و همدلی موجود بین ارکان مختلف
دولت، نمایندگان مردم و نماینده ولی فقیه در استان هرمزگان، اظهار کرد: این اتحاد و وحدت، نوید دهنده آینده روشنی براي استان

 
هرمزگان و مردم شریف این منطقه است.  

 
  

وي اضافه کرد: آنچه که از فرمایشات مقام معظم رهبري (مدظله) استنباط می شود این است که پیشرفت توام با عدالت وابسته به مردم است
و امیدواریم پیشرفت هایی که در این مناطق اتفاق می افتد، توام با عدالت و با محوریت مردم منطقه باشد و مردم استان و شهرستان پارسیان

 
از این پیشرفت ها بهره مند شوند.  

 
 

 
  

 
  

استاندار هرمزگان بیان داشت: گزارشی را دکتر علامه، مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادي پارسیان از میزان به کار گیري نیروهاي بومی در این
منطقه ارائه دادند امیدوارم این روند ادامه داشته باشد. این بومی و غیر بومی هم نه، زیرا همه ما فرزندان این سرزمین هستیم، ولی مردم این

 
منطقه باید از مواهب فعالیت صنایع بهرمند شوند و پیشرفت و توسعه این منطقه را در زندگی روزمره و سفره خودشان لمس کنند.  

دوستی با اشاره به اینکه نزدیک به یک دهه از تأسیس منطقه ویژه پارسیان می گذرد اما متاسفانه پیشرفت آن ملموس نیست، گفت: به



استثناي دوران دکتر علامه زیرا در سه ماهه گذشته تغییرات ملموسی در منطقه ویژه پارسیان دیده ام و اعتبارات خوبی در سال جاري به

 
منطقه ویژه تزریق شده است.  

وي، اظهار داشت: منطقه ویژه به شکل نمایشی پیدا می کنه که امیدوارم با رویکردي که علامه مدیرعامل منطقه ویژه دارند و به سمت واقعی

 
سازي افتتاح ها، کلنگ زنی ها و فعالیت ها می روند و براي مردم هم قابل دیدن باشد.  

استاندار هرمزگان یک موضوع مهمی هم در مورد استان دارم که از همین تریبون استفاده می کنم و تاکید کرد: افرادي با استفاده از رانت
اطلاعاتی در خصوص توسعه مناطق در قالب پروژه هاي سرمایه گذاري در مناطق مختلف استان پروانه فعالیت دریافت کرده اند اما اقدام
عملی براي اجراي پروژه ها انجام نداده اند، هر جاي این استان قصد داریم توسعه ایجاد کنیم، متوجه می شویم که این زمین مربوط به

 
اشخاصی است که در سال هاي گذشته این زمین ها را خریداري کرده اند.  

 
 

 
  

 
   

وي افزود: به نمایندگی از دولت اعلام می کنم به هیچ عنوان این مسئله را قبول نمی کنم و به عنوان فرزند کوچک این سرزمین کنار مردم

 
منطقه هستم و از منافع آنها حمایت خواهم کرد.  

دوستی با بیان اینکه سرمایه اصلی جمهوري اسلامی ایران مردم هستند و ما موظف هستیم هر آنچه شما می خواهید و هر آنچه سبب
زندگی بهتر شما می شود را فراهم کنیم تاکید کرد:بر سر منافع مردم با کسی معامله نخواهم کرد حتی اگر به قیمت رفتن من از هرمزگان

 
تمام شود. 

دوستی خاطرنشان کرد: دولت آیت االله رئیسی دولت مردم است و مردم به این دولت راي دادند که این گونه ناعدالتی ها پایان پیدا کند و

 
دستور رئیس جمهور هم این است که بساط بن بست هاي خودساخته در عرصه اقتصادي و توسعه استان باید جمع شود.  

وي تصریح کرد: به طور مشخص به کسانی که اینجا زمین گرفته اند و مهلت آنها تمام شده و می گویند مشاور گرفته ایم، طرح تفضیلی تهیه



 
می کنیم و امضاء یا حکم تمدید گرفته اند و کشور را بازي می دهند، خط و نشان می کشم و همین جا اعلام می کنم بازي تمام شد.  

 
  

دوستی گفت: باید هر چه زودتر تکلیف این زمین ها را مشخص کنند چرا که ما باید جوابگوي خیل عظیم جوانان بیکار باشیم؛ باید بن بست

 
هاي استان شکسته شود و این مسیرها باز شود.  

 
اسکله 7 و 8 پارسیان آماده افتتاح است/خروج منطقه ویژه پارسیان از رکود  

سید علی اصغر علامه مدیرعامل منطقه ویژه پارسیان پیش از صحبت هاي استاندار هرمزگان طی گزارشی بیان داشت: پروژه هاي که در سال
1400 در منطقه ویژه پارسیان عملیات اجرایی آنها آغاز شده است همان پروژه هایی است که در سالهاي 96، 97، 98 و 99 از سوي ایمیدرو
ابلاغ شده بود ولی اجرایی نشده بود. امسال این طرح ها با اعتباري بالغ بر هزار و 200 میلیارد تومان اجرایی شده است که برخی از این طرح

 
ها با دستان شما کلنگ زنی شد. 

وي عنوان کرد: در سال جاري پروژه هاي زیرساختی خوبی با حمایت مالی ایمیدرو در منطقه ویژه پارسیان آغاز شد که ان شاالله در سفر

 
بعدي گزارش پیشرفت هاي فیزیکی این طرح ها اعلام خواهد شد.  

مدیرعامل منطقه ویژه پارسیان خاطرنشان کرد: 25 طرح زیرساختی در مراحل برگزاري مناقصه و طراحی است که تا پایان سال عملیات

 
اجرایی آنها آغاز خواهد شد.  

وي اضافه کرد: تا پایان سال 99 ، چهار قرارداد با شرکت هاي دولتی و خصولتی امضا شده بود، اما در سال جاري 15 قرارداد سرمایه گذاري

 
به امضا رسیده است و تا سال 1401 شاهد پیشرفت فیزیکی خوبی در این پروژه ها خواهیم بود.  

علامه با اشاره به بندر تخصصی و 100 درصد ایرانی منطقه ویژه پارسیان تاکید کرد: بندر پارسیان تنها بندر تخصصی کشور است که طراحی،
اجرا، مهندسی و تامین مالی آن ایرانی بوده است. این بندر در زمان تحریم آغاز شد و امروز شاهد افتتاح اسکله هاي این پروژه بزرگ

 
هستیم.  

وي افزود: بندر پارسیان توسط قرارگاه خاتم در حال احداث است و در حالی که در سخت ترین شرایط تحریمی قرار داریم اما خوشبختانه

 
کار تعطیل نشد و علیرغم مشکلات مالی پروژه ادامه یافت و در سال 1400 تقریبا  7 هزار میلیارد ریال به پروژه تزریق شد.  

به گفته مدیرعامل منطقه ویژه پارسیان، اسکله شماره پنج بهمن ماه 1399 به بهره برداري رسید و اسکله هاي هفت و هشت هم آماده افتتاح
و بهره برداري است که امیدواریم با دستان مبارك رئیس جمهوري به بهره برداري برسد. همچنین اسکله شماره سه هم فروردین 1401

 
آماده بهره برداري کامل خواهد بود.  

وي ابرازداشت: تا کنون 600 هزار تن صادرات و 70 هزار تن واردات در بندر پارسیان انجام شده است. همکاري خوبی بین پیمانکار، کارفرما و

 
ناظر بود.  

علامه تصریح کرد: در سال 1400 مجوز موافقت اصولی احداث نیروگاه، موافقت اصولی برداشت آب دریا و مجوز بندر دریافت شد. ان شاالله

 
مجوز رویه هاي گمرکی هم تا پایان سال صادر شود.  

وي با تاکید بر اینکه همکاري خوبی بین مدیران منطقه ویژه با مسئولان محلی و مردم بود، بیان داشت: در سال 98 بارندگی به سایت
پارسیان و شهر و روستاها خسارت وارد کرد. اما امسال تیم هاي امدادي و تجهیزات پیمانکاران در روستاها و شهرها مستقر شد و خوشبختانه



 
علیرغم بارندگی شدید و دو برابر دو سال گذشته ولی خسارتی نداشتیم. تا همین چند روز پیش هم به روستاها خدمات رسانی کرده ایم.  

 
  

 
افتتاح سیلوي ذخیره مواد معدنی و ترمینال آلومینیوم جنوب در پارسیان  

سیلوهاي ذخیره مواد معدنی و ترمینال صنایع آلومینیوم جنوب در منطقه ویژه اقتصادي پارسیان با حضور استاندار هرمزگان و با سرمایه

 
گذاري 76میلیون یوآن به بهره برداري رسید.  

سیلوها ي ذخیره مواد معدنی و ترمینال شرکت صنایع آلومینیوم جنوب در منطقه ویژه صنایع انرژي بر پارسیان با حضور مهدي دوستی

 
استاندار هرمزگان به بهره برداري رسید.  

 
  

سیلوها و تجهیزات مربوطه، به منظور دپوي مواد اولیه مورد نیاز در فرآیند تولید و صادرات محصولات نهائی مجتمع صنایع آلومینیوم جنوب
در منطقه ویژه اقتصادي صنایع انرژي بر پارسیان در زمینی به وسعت 68 هزار مترمربع و با سرمایه گذاري 76میلیون یوآن ساخته شده

 
است.  

 
  

 
انبارهاي احداثی سالکو ظرفیت ذخیره سازي 70هزار تن آلومینا، شش هزار تن قیر و 20هزار تن کک کلسینه (CPC)  را دارد.  

 
  

با نصب دو دستگاه تجهیزات تخلیه CPC و آلومینا (Ship Unloader) و سایر واحدهاي پشتیبانی مورد نیاز در این انبارها، امکان

 
بارگیري روزانه 80 بونکر فراهم شده است. با بهره برداري از این مجموعه، براي 100 نفر اشتغال ایجاد شده است.  

 
  

 
کلنگ احداث سومین مجتمع صنایع پتروشیمی در پارسیان به زمین زده شد  

 
  

کلنگ احداث صنایع پتروشیمی مهتاب پارسیان با سرمایه گذاري یک میلیارد و 848میلیون دلار با حضور استاندار هرمزگان به زمین زده

 
شد.  

هم اکنون 131 هکتار زمین مورد نیاز براي تأسیس واحد GTX شرکت مهتاب پارسیان که مجوز خود را از وزارت صنعت، معدن و تجارت

 
دریافت کرده، واگذار شده است.   

این مجتمع با استفاده از خوراك گاز متان (گاز طبیعی) قادر خواهد بود سالانه یک میلیون و 850هزارتن متانول، 438هزارتن پروپیلن،

 
278هزارتن اتیلن، 300هزار تن پلی پروپیلن و برخی دیگر از محصولات پتروشیمی را تولید کند.  

میزان سرمایه گذاري براي احداث این مجتمع پتروشیمی یک میلیارد و 848میلیون دلار است و خوراك مجتمع سالیانه بیش از یک میلیارد

 
و 580میلیون  نرمال مترمکعب گاز طبیعی است.  

 
مجوز تبدیل متانول به پروپیلن، پلی پروپیلن، ایزوپروپانل ، اکریلیک اسید-اکریلات ها، اکسو الکل ها و سوپر جاذب ها صادر شده است.  

 
کلنگ احداث کارخانه محصولات پلیمري زده شد  

همچنین در این روز مجتمع کارا پلاستیک با هدف تکمیل زنجیره صنایع پایین دستی پتروشیمی در منطقه ویژه پارسیان عملیات اجرایی

 
آن آغاز شد. 



انتهاي پیام/ 88055



69 طرح تولیدي و کارگاهی در هفتکل افتتاح شد

منبع: خوزناشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1400/11/22

مجري طرح هاي اشتغال زایی بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) دراستان خوزستان از افتتاح 69 طرح کارگاهی در

 
شهرستان هفتکل به مناسبت دهه فجر خبر داد. 

مصطفی باندري جمعه در گفت وگو با خبرنگار ایرنا اظهار داشت: جامعه هدف بنیاد برکت در اعطاي تسهیلات اشتغال زایی، روستاها هستند

 
اما شهرستان هفتکل به واسطه محرومیت بالا و نرخ بیکاري موجود در آن به صورت ویژه دیده شد. 

وي افزود: 69 واحد کارگاهی در شهرستان هفتکل با دریافت تسهیلات، کار تولید را آغاز کردند که بخش عمده اي از آنها در شهر هفتکل

 
واقع شده اند. 

مجري طرح هاي اشتغالزایی بنیادبرکت ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) دراستان خوزستان با بیان اینکه براي افتتاح این طرح ها بالغ بر
25 میلیارد ریال تسهیلات پرداخت شده است تصریح کرد: این طرح ها زمینه اشتغال 150 نفر را به صورت مستقیم و غیرمستقیم فراهم

 
کردند. 

باندري اهداف بنیاد برکت را نیاز سنجی منطقه، شناسایی افراد مستعد و کارافرینان و آموزش متقاضی دانست و تصریح کرد: تلاش می کنیم

 
با ارائه خدمات مناسب، زمینه اشتغال زایی را در مناطق محرومی مانند هفتکل و دیگر نقاط خوزستان فراهم کنیم. 

شهرستان هفتکل در شمال شرق خوزستان واقع است و مرکز آن با اهواز حدود 100 کیلومتر فاصله دارد.



سال آینده پالایشگاه نفت بوشهر به بهره برداري می رسد

منبع: آناشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1400/11/22

وزیر نفت گفت: یک ماه پیش اولین پالایشگاه نفت فوق سنگین با ظرفیت 35 هزار بشکه در روز به بهره برداري رسید و سال آینده
نیز پالایشگاه نفت بوشهر با ظرفیت تبدیل 68 هزار بشکه در روز به بهره برداري خواهد رسید.

وزیر نفت گفت: یک ماه پیش اولین پالایشگاه نفت فوق سنگین با ظرفیت 35 هزار بشکه در روز به بهره برداري رسید و سال آینده نیز

 
پالایشگاه نفت بوشهر با ظرفیت تبدیل 68 هزار بشکه در روز به بهره برداري خواهد رسید. 

به گزارش گروه اقتصاد خبرگزاري آنا، جواد اوجی، وزیر نفت در
مصاحبه با رادیو گفت: سرمایه گذاري و توسعه در صنعت نفت با
توجه به ذخایر عظیم نفت و گاز در کشور از مهم ترین برنامه ها و

 
اولویت هاي دولت سیزدهم به شمار می آید. 

وي افزود: در ماه هاي آینده سقف تولید نفت و گاز افزایش
چشمگیري می یابد اما براي جلوگیري از خام فروشی براي احداث

 
واحدهاي پتروپالایشگاهی برنامه ریزي هاي خوبی شده است. 

وزیر نفت اظهار داشت: تا سه سال آینده پالایشگاه ها هم از لحاظ کمی و هم کیفی رشد قابل توجهی خواهد داشت و این اقدامات علاوه بر

 
کاهش خام فروشی نفت و افزایش تولید محصولات پتروشیمی به افزایش اشتغال زایی نیز کمک شایانی خواهد کرد. 

وي تأکید کرد: تلاش ما بر این است که وابستگی بودجه کشور را به نفت کاهش دهیم و نفت خام را در پالایشگاه ها به فراورده هاي نفتی

 
تبدیل کنیم که ارزش افزوده چندین برابري براي کشور خواهد داشت. 

اوجی به اقدامات و برنامه هاي مهم وزارت نفت براي تأمین نیاز داخلی به انرژي و سوخت اشاره کرد و گفت: با اقدامات صورت گرفته در

 
زمستان امسال با وجود سرماي شدید نیاز داخلی مردم و صنایع به سوخت و انرژي تأمین شد. 

 
وي افزود: توجه به مناطق کم برخوردار با توسعه پالایشگاه ها از دیگر برنامه هاي وزارت نفت به شمار می آید. 

وزیر نفت گفت: یک ماه پیش اولین پالایشگاه نفت فوق سنگین با ظرفیت 35 هزار بشکه در روز به بهره برداري رسید و سال آینده نیز

 
پالایشگاه نفت بوشهر با ظرفیت تبدیل 68 هزار بشکه در روز به بهره برداري خواهد رسید. 

وي افزود: طی 4 سال آینده ظرفیت تولید پالایشگاه هاي کشور به بیش از یک میلیون و 460 هزار بشکه در روز خواهد رسید که تحول

 
بزرگی را در صنعت نفت کشور ایجاد خواهد کرد. 

اوجی اظهار داشت: توجه ویژه به تبدیل نفت خام به فراورده هاي پتروشیمی، اجراي طرح هاي کیفی سازي پالایشگاه ها با رعایت تمامی
استانداردهاي بین المللی براي حفظ محیط زیست، استانداردسازي محصولات پتروشیمی و برنامه ریزي براي ارتقا کیفی همه پالایشگاه اي



 
کشور در حد استانداردهاي بین المللی از مهم ترین اقدامات و برنامه هاي وزارت نفت در ماه ها و سال هاي آینده به شمار می آید. 

انتهاي پیام/4129/



دانشگاه فنی و حرفه اي سرمایه گذاري براي اشتغال جوانان است

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1400/11/22

خطیبی گفت: دانشگاه فنی و حرفه اي نقش بسزایی در ایجاد اشتغال پایدار دارد و این دانشگاه سرمایه گذاري براي اشتغال جوانان
کشور است.

باشگاه خبرنگاران جوان از سمنان - علی خطیبی معاون اداري
مالی و مدیریت منابع وزارت علوم، تحقیقات و فناوري در سفر
به سمنان گفت: فارغ التحصیلان دانشگاه فنی و حرفه اي با

 
معضل بیکاري مواجه نیستند. 

هزینه کرد در دانشگاه پویا و جامعه محور فنی حرفه اي در

 
واقع می تواند به اشتغال و رفع بیکاري جوانان کمک کند. 

با توجه به ضرورت مهارت آموزي دانشجویان در طول دوران تحصیل، دانشگاه فنی و حرفه اي ظرفیت خوبی براي تربیت دانشجوي مهارت

 
محور است. 

رضا نقدي رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان می گوید: دانشگاه فنی و حرفه اي با تربیت تکنسین ها و مهندسان ، و تعامل با

 
مراکز صنعتی و بخش هاي دولتی و خصوصی، زمینه هاي لازم را براي کسب مهارت، ایجاد اشتغال و کارآفرینی را فراهم می کند. 

دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان در حال حاضر با داشتن بیش از سه هزار و 500 دانشجو و چهار دانشکده در شهرستان هاي سمنان،
شاهرود و امیرآباد دامغان باهدف تربیت نیروي انسانی متخصص، کارآفرین و متناسب با فرصت هاي جدید شغلی براي پاسخگویی به نیاز

 
هاي بازار کار در حوزه هاي مهارتی و تکنولوژي و همچنین افزایش اشتغال مولد و کاهش بیکاري، رسالت و مأموریت خود را دنبال می کند. 

انتهاي پیام / ن



بهره برداري از پالایشگاه نفت بوشهر در سال آینده

منبع: فصل تجارتشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1400/11/22

فصل تجارت - وزیر نفت گفت: سال آینده پالایشگاه نفت بوشهر با ظرفیت تبدیل 68 هزار بشکه در روز به بهره برداري خواهد رسید.

فصل تجارت - وزیر نفت گفت: سال آینده پالایشگاه نفت
بوشهر با ظرفیت تبدیل 68 هزار بشکه در روز به بهره برداري

 
خواهد رسید. 

به گزارش خبرگزاري مهر جواد اوجی وزیر نفت در مصاحبه با
رادیو گفت: سرمایه گذاري و توسعه در صنعت نفت با توجه به
ذخایر عظیم نفت و گاز در کشور از مهمترین برنامه ها و

 
اولویت هاي دولت سیزدهم به شمار می آید. 

وي افزود: در ماههاي آینده سقف تولید نفت و گاز افزایش چشمگیري می یابد اما براي جلوگیري از خام فروشی براي احداث واحدهاي

 
پتروپالایشگاهی برنامه ریزي هاي خوبی شده است. 

وزیر نفت اظهارداشت: تا سه سال آینده پالایشگاه ها هم از لحاظ کمی و هم کیفی رشد قابل توجهی خواهد داشت و این اقدامات علاوه بر

 
کاهش خام فروشی نفت و افزایش تولید محصولات پتروشیمی به افزایش اشتغال زایی نیز کمک شایانی خواهد کرد. 

وي تاکید کرد: تلاش ما بر این است که وابستگی بودجه کشور را به نفت کاهش دهیم و نفت خام را در پالایشگاه ها به فراورده هاي نفتی

 
تبدیل کنیم که ارزش افزوده چندین برابري براي کشور خواهد داشت. 

اوجی به اقدامات و برنامه هاي مهم وزارت نفت براي تأمین نیاز داخلی به انرژي و سوخت اشاره کرد و گفت: با اقدامات صورت گرفته در

 
زمستان امسال با وجود سرماي شدید نیاز داخلی مردم و صنایع به سوخت و انرژي تأمین شد. 

 
وي افزود: توجه به مناطق کم برخوردار با توسعه پالایشگاه ها از دیگر برنامه هاي وزارت نفت به شمار می آید. 

وزیر نفت گفت: یک ماه پیش اولین پالایشگاه نفت فوق سنگین با ظرفیت 35 هزار بشکه در روز به بهره برداري رسید و سال آینده نیز

 
پالایشگاه نفت بوشهر با ظرفیت تبدیل 68 هزار بشکه در روز به بهره برداري خواهد رسید. 

وي افزود: طی 4 سال آینده ظرفیت تولید پالایشگاه هاي کشور به بیش از یک میلیون و 460 هزار بشکه در روز خواهد رسید که تحول

 
بزرگی را در صنعت نفت کشور ایجاد خواهد کرد. 

اوجی اظهارداشت: توجه ویژه به تبدیل نفت خام به فراورده هاي پتروشیمی، اجراي طرح هاي کیفی سازي پالایشگاه ها با رعایت تمامی
استانداردهاي بین المللی براي حفظ محیط زیست، استاندارد سازي محصولات پتروشیمی و برنامه ریزي براي ارتقا کیفی همه پالایشگاه اي

کشور در حد استانداردهاي بین المللی از مهمترین اقدامات و برنامه هاي وزارت نفت در ماه ها و سالهاي آینده به شمار می آید.



بهره برداري از پالایشگاه نفت بوشهر در سال آینده

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1400/11/22

وزیر نفت گفت: سال آینده پالایشگاه نفت بوشهر با ظرفیت تبدیل 68 هزار بشکه در روز به بهره برداري خواهد رسید.

وزیر نفت گفت: سال آینده پالایشگاه نفت بوشهر با ظرفیت

 
تبدیل 68 هزار بشکه در روز به بهره برداري خواهد رسید. 

به گزارش خبرگزاري مهر جواد اوجی وزیر نفت در مصاحبه با
رادیو گفت: سرمایه گذاري و توسعه در صنعت نفت با توجه به
ذخایر عظیم نفت و گاز در کشور از مهمترین برنامه ها و

 
اولویت هاي دولت سیزدهم به شمار می آید. 

وي افزود: در ماههاي آینده سقف تولید نفت و گاز افزایش
چشمگیري می یابد اما براي جلوگیري از خام فروشی براي

 
احداث واحدهاي پتروپالایشگاهی برنامه ریزي هاي خوبی شده است. 

وزیر نفت اظهارداشت: تا سه سال آینده پالایشگاه ها هم از لحاظ کمی و هم کیفی رشد قابل توجهی خواهد داشت و این اقدامات علاوه بر

 
کاهش خام فروشی نفت و افزایش تولید محصولات پتروشیمی به افزایش اشتغال زایی نیز کمک شایانی خواهد کرد. 

وي تاکید کرد: تلاش ما بر این است که وابستگی بودجه کشور را به نفت کاهش دهیم و نفت خام را در پالایشگاه ها به فراورده هاي نفتی

 
تبدیل کنیم که ارزش افزوده چندین برابري براي کشور خواهد داشت. 

اوجی به اقدامات و برنامه هاي مهم وزارت نفت براي تأمین نیاز داخلی به انرژي و سوخت اشاره کرد و گفت: با اقدامات صورت گرفته در

 
زمستان امسال با وجود سرماي شدید نیاز داخلی مردم و صنایع به سوخت و انرژي تأمین شد. 

 
وي افزود: توجه به مناطق کم برخوردار با توسعه پالایشگاه ها از دیگر برنامه هاي وزارت نفت به شمار می آید. 

وزیر نفت گفت: یک ماه پیش اولین پالایشگاه نفت فوق سنگین با ظرفیت 35 هزار بشکه در روز به بهره برداري رسید و سال آینده نیز

 
پالایشگاه نفت بوشهر با ظرفیت تبدیل 68 هزار بشکه در روز به بهره برداري خواهد رسید. 

وي افزود: طی 4 سال آینده ظرفیت تولید پالایشگاه هاي کشور به بیش از یک میلیون و 460 هزار بشکه در روز خواهد رسید که تحول

 
بزرگی را در صنعت نفت کشور ایجاد خواهد کرد. 

اوجی اظهارداشت: توجه ویژه به تبدیل نفت خام به فراورده هاي پتروشیمی، اجراي طرح هاي کیفی سازي پالایشگاه ها با رعایت تمامی
استانداردهاي بین المللی براي حفظ محیط زیست، استاندارد سازي محصولات پتروشیمی و برنامه ریزي براي ارتقا کیفی همه پالایشگاه اي

کشور در حد استانداردهاي بین المللی از مهمترین اقدامات و برنامه هاي وزارت نفت در ماه ها و سالهاي آینده به شمار می آید.



انتقاد شدید از دخالت نمایندگان در عزل و نصب ها

منبع: تابناكشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1400/11/22

 
انتقاد شدید از دخالت نمایندگان در عزل و نصب ها 

 
امام جمعه شهرستان باشت از دخالت نمایندگان کهگیلویه و بویراحمد در عزل و نصب ها به شدت انتقاد کرد. 

به گزارش تابناك کهگیلویه و بویراحمد به نقل از فارس، حجت
الاسلام امید گنجه اي در خطبه هاي نماز جمعه 22 بهمن ماه
1400 به مناسبت هاي هفته اشاره کرد و گفت: اولین مناسبت مهم
22 بهمن ماه است که سالگرد پیروزي شکوهمند انقلاب اسلامی
ایران می باشد به همه همشهریان و هموطنان تبریک و تهنیت

 
عرض می کنم. 

وي گفت: یکی از اثرات انقلاب اسلامی ایران این است که انقلاب را به سراسر دنیا صادر کرد و طلبه اي به اسم شیخ زکزاکی توانست حداق

 
15 میلیون نفر را شیعه کند. 

امام جمعه باشت افزود: دومین مناسبت ماه مبارك رجب می باشد که ماه رحمت و مغفرت است شایسته است در این ماه انسان خودش را در

 
معرض نسیم هاي الهی قرار بدهد. 

حجت الاسلام گنجه اي افزود: سومین مناسبت این هفته 10 رجب ولادت با سعادت امام جواد علیه السلام است واقفیه طعنه به امام رضا

 
علیه السلام می زند که چطور شما اولاد ندارید؟ 

 
امام جمعه باشت بیان کرد: سومین مناسبت این هفته 13 رجب میلاد با سعادت امام علی علیه السلام و روز پدر است. 

وي افزود: ابن عباس نقل می کند آیاتی که الذین امنوا و عملوا الصالحات دارد، مصداق شریف آن علی علیه السلام است و قریب 300 آیه در

 
قرآن در مورد علی نازل شده.حقیقت قرآن حقیقت علی است و حقیقت علی حقیقت قرآن است. 

گنجه اي گفت: مناسبت پنجم: ایام البیض را داریم که اگه شرایط مساعد بود ارگان هاي فرهنگی برنامه ریزي داشته باشند که مردم عزیز با

 
رعایت پروتکل هاي بهداشتی بتوانند از نسیم رحمت الهی استفاده کنند. 

امام جمعه باشت توصیه اي به مسولان استانی کرد و گفت : رقابت طایفه گرایانه را تمام کنید .این که از یک شهرستان باید مدیر کل انتخاب

 
شود را تمام کنید. 

 
وي گفت: شوراي محترم نگهبان به نمایندگانی که در عزل و نصب ها ورود می کنند تذکر جدي بدهد. 



وي بیان کرد: مسابقه که نیست! انتظار داریم این معضل را حل کنید . توصیه اي به استاندار انقلابی: ورود کنید و به ریاست جمهور برسانید

 
تا این معضل بزرگ حل بشود . دخالت نمایندگان در عزل و نصب ها مخالفت با دستور صریح رهبر انقلاب و خلاف شرع و قانون است. 

وي در ادامه گفت: باشت باوي و ایل بزرگ باوي پروژه ي نیمه کاره بزرگی دارد شهرستان باشت دو رودخانه بزرگ دارد که توقع هست آب

 
به دشت هاي باشت انتقال پیدا کند 

 
وي افزود: 10 هزار هکتار زمین در دشت باشت است اگه آب به این دشت برسد مشکل اشتغال خیلی از جوانان حل می شود. 

گنجه اي گفت:همانطور که به حق در پروژه سد آبریز کهگیلویه ورود کردید اینجا هم با قدرت پیگیر باشید و در ایام جشن انقلاب کام مردم

 
را شیرین کنید 

حجت الاسلام گنجه در پایان ضمن یادي از شهید بابک صفایی بیان کرد که این شهید در وصیت نامه اش فرموده: اي جوانان مبادا در غفلت
بمیرید که امام علی در نبرد کفار شهید و امام علی در محراب مسجد شهید شدند.



امام جمعه عسلویه: مشکلات شایسته پایتخت انرژي کشور نیست

منبع: خلیج فارس نیوزشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1400/11/22

خلیج فارس: امام جمعه عسلویه بر لزوم نگاه ویژه به این شهرستان تاکید کرد و گفت: مشکلات شهرستان عسلویه شایسته پایتخت
انرژي کشور نیست.

به گزارش خلیج فارس به نقل از مهر، حجت الاسلام سید علی
هاشمی نژاد در خطبه هاي امروز نماز جمعه عسلویه با تبریک
22 بهمن اظهار داشت: 22 بهمن یک روز تاریخی و بی بدیل

 
است و چنین روزي در تاریخ ایران سراغ نداریم. 

وي با بیان اینکه 22 بهمن روز احیاي اسلام ناب محمدي
(ص) بود اضافه کرد: این روز روز ریشه کن شدن حکومت ستم
شاهی بود و امت و امام ثابت کردند ما می توانیم استقلال

 
داشته باشیم. 

امام جمعه عسلویه با اشاره به اینکه ملت قهرمان ایران ثابت کرد که حق بر باطل و خون بر شمشیر پیروز است ادامه داد: دشمنان انقلاب

 
نمی خواستند چهل سالگی این انقلاب ببینند ولی انقلاب 43 سالگی خود را جشن گرفت. 

وي تاکید کرد: این انقلاب علیرغم میل دشمنان ماندگار خواهد بود و تا ملت رهبري حکیم و خردمند دارد و اتحاد دارد هیچ دشمنی نمی

 
تواند غلطی بکند ا. ز مردم که امروز در راهپیمایی خودرویی شرکت کردند و از سخنران مراسم تشکر می کنم. 

هاشمی نژاد با اشاره به سفر استاندار بوشهر به شهرستان عسلویه بیان کرد: ایشان دیدارهاي مردمی با حدود 12 نفر داشت و مشکلات

 
شخصی و طرح هاي اقتصادي را مطرح کردند و دستوراتی صادر شد. تعدادي از مدیران استانی هم با ایشان بودند و جلساتی تشکیل دادند. 

وي خاطرنشان کرد: استاندار بوشهر با مدیر عامل منطقه ویژه نشست داشتند و مشکل اشتغال یکی از محرومین حل شد. با مدیر کل مسکن

 
نشست داشتند و راجع به رفع مشکل سندهاي زمین و املاك مردم که قول هایی دادند که مشکل ثبت زمین ها و منازل حل شود. 

 
عسلویه ویژه تر دیده شود 

امام جمعه عسلویه گفت: استاندار بوشهر در شهرستان عسلویه پروژه هایی را کلنگ زنی یا افتتاح کرد. مدرسه و طرح مخابراتی در بندو

 
کلنگ زنی شد که جاي تشکر و قدردانی دارد. خدا قوت می گویم. 

وي با بیان اینکه در شهرستان عسلویه امکانات لازم وجود ندارد تصریح کرد: کمبودهایی هست که باید برطرف شود. درست است خدماتی

 
انجام شده اما کافی نیست و مشکلات و کمبودها باید رفع شود. 

هاشمی نژاد افزود: این مسائل باید مجدانه پیگیري شود و نگاه ویژه به عسلویه داشته باشند. پایتخت انرژي ایران نباید این مشکلات را داشته
باشد. از این تأسیسات عظیم باید منافع بیشتري شامل مردم شهرستان شود. 



وي بیان کرد: امکانات فعلی شهرستان درحد ایده آل نیست. در دولت مردمی و انقلابی هستیم و باید پیگیر حل مشکلات مردم باشیم. رئیس
جمهور محترم خودشان مصر به رفع مشکلات مردم هستند.



افزایش قیمت گاز چگونه مدیریت شد؟

منبع: اقتصاددانشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1400/11/22

افزایش کنونی قیمت عمده فروش انرژي در اروپا، دولت ها را بر آن داشته تا اقداماتی براي محافظت از مصرف کنندگان در برابر
تاثیر مستقیم افزایش قیمت ها در پیش بگیرند. هدف این گزارش، ردیابی و ارائه یک نماي کلی از سیاست هاي مختلف مورد

استفاده کشورها در سطح ملی براي کاهش اثرات افزایش قیمت براي مصرف ...

 
 

افزایش کنونی قیمت عمده فروش انرژي در اروپا، دولت ها را بر آن داشته تا اقداماتی براي محافظت از مصرف کنندگان در برابر تاثیر
مستقیم افزایش قیمت ها در پیش بگیرند. هدف این گزارش، ردیابی و ارائه یک نماي کلی از سیاست هاي مختلف مورد استفاده کشورها در

 
سطح ملی براي کاهش اثرات افزایش قیمت براي مصرف کنندگان است. 

افزایش کنونی قیمت عمده فروش انرژي در اروپا، دولت ها را بر آن داشته تا اقداماتی براي محافظت از مصرف کنندگان در برابر تاثیر
مستقیم افزایش قیمت ها در پیش بگیرند. هدف این گزارش، ردیابی و ارائه یک نماي کلی از سیاست هاي مختلف مورد استفاده کشورها در

 
سطح ملی براي کاهش اثرات افزایش قیمت براي مصرف کنندگان است. 

اقتصاددان؛ بروگل اخیرا در یک گزارش مفصل اقدام به بررسی سیاستهاي کشورهاي اروپایی براي مدیریت اثرات افزایش قیمت انرژي براي
مصرف کنندگان کرده است. اقدامات در سطوح منطقه اي و فراملی از محدوده این مجموعه داده مستثنا هستند، اما این مساله به هیچ وجه

 
به معناي کمتر مرتبط بودن آنها نیست. 

در حالی که سیاست ها در سطح منطقه اي می توانند تاثیر قابل توجهی بر مصرف کنندگان داشته باشند، براي مثال در بلژیک، در اکثر
کشورهاي اتحادیه اروپا هم مقررات انرژي و هم عوارض در سطح ملی تعیین می شوند. با این حال، اقدامات بلندمدت براي مقابله با نوسانات

 
قیمت انرژي نیز از اهمیت بالایی برخوردار است. 

کشورهایی مانند ایتالیا و اسپانیا (در میان دیگر کشورها) خواستار اقدام مشترك در سطح اتحادیه اروپا براي اجراي ذخایر استراتژیک و خرید
مشترك گاز طبیعی هستند، در حالی که کشورهاي دیگر مانند مجارستان و جمهوري چک می خواهند مکانیسم طرح تجاري انتشار گازهاي

 
گلخانه اي را بازنگري کنند و فرانسه نیز اصلاح مکانیسم قیمت گذاري را در بازار انرژي اروپا مدنظر قرار داده است. 

ما می دانیم که این تحولات ارزش بررسی دارند و در نظریه اي پیش از نشست شوراي اروپا در ماه دسامبر، جایی که رهبران اتحادیه اروپا به

 
موضوع قیمت انرژي بازگشتند، این مسائل را بررسی کرده ایم. 

 
جدول زیر اقدامات 17 کشور اتحادیه اروپا و بریتانیا را در شش نوع واکنش به افزایش قیمت انرژي طبقه بندي می کند. 

این دسته بندیها شامل کاهش مالیات انرژي، مقررات بر روي قیمت خرده فروشی، مقررات بر روي قیمت عمده فروشی، پرداخت نقدي به
گروه هاي آسیب پذیر، تعیین الزامات براي بنگاه هاي دولتی، مقررات مالیات بر سود بادآورده است. همه اقدامات از سپتامبر 2021، زمانی که

 
بحران انرژي در حال آشکار شدن بود، مورد بحث، پیشنهاد یا تصویب قرار گرفته است. 



 
 

اتریش کارل نهمر صدر اعظم اتریش در 28 ژانویه 2022 بسته امدادي 1.7 میلیارد یورویی را تقریبا براي همه خانوارها اعلام کرد. بر این
اساس خانوارها 150 یورو غرامت هزینه انرژي دریافت می کنند، مبلغی که براي افراد نیازمند دو برابر خواهد شد. علاوه بر این، طرح هاي

 
بازپرداخت مالیات براي بخش خصوصی و همچنین کاهش مالیات و هزینه ها در حال مطالعه است. 

بلژیک در دوم اکتبر 2021، تین ون دراستراتن وزیر انرژي فدرال، پیشنهاد تمدید تعرفه انرژي اجتماعی را که در طول همه گیري وضع شده
بود پیشنهاد کرد تا افراد آسیب پذیر بتوانند بهتر با بحران سلامت کنار بیایند. ده روز پس از آن، این اقدام در بودجه فدرال معرفی شد و قرار
است تا پایان مارچ 2022 ادامه یابد که بر آن اساس 208 میلیون یورو هزینه در نظر گرفته شده تا 500 هزار خانوار را تحت پوشش قرار

 
دهد. 

افزون بر این، درماگنه وزیر اقتصاد و اشتغال بلژیک اعلام کرده است که از اکتبر 2021 آسیب پذیرترین شهروندان نیز از هزینه انرژي 80

 
یورویی بهره مند خواهند شد که از صورت حساب آنها کسر می شود. بودجه این بررسی انرژي بالغ بر 72 میلیون یورو خواهد بود. 

در 12 اکتبر، یک صندوق 16 میلیون یورویی براي گاز و برق به منظور حمایت از خانوارهاي نیازمند که واجد شرایط دریافت تعرفه اجتماعی

 
نیستند، تاسیس شد. 

برخی از مالیات ها مانند سهم فدرال براي گاز، برق و گواهینامه هاي برق سبز با عوارض غیرمستقیم جایگزین می شوند که به راحتی می
تواند توسط دولت براي جبران تغییرات قیمت انرژي تنظیم شود. نکته این است که درآمدها به جاي افزایش همراه با قیمت انرژي، در یک

 
سطح ثابت حفظ شود. 

دولت همچنین تغییرات یک جانبه را در قراردادهاي انرژي ممنوع کرده که به موجب آن تامین کنندگان انرژي می توانند به صورت مستقل



 
فاکتور پیش پرداخت مصرف کنندگان را در توافقنامه هاي قیمت ثابت نیز افزایش دهند. 

در یکم فوریه 2022، الکساندر دي کرو کاهش مالیات بر ارزش افزوده براي برق را از 21 به 6 درصد از مارس تا جولاي اعلام کرد. علاوه بر
این، دولت به هر خانوار یک چک 100 یورویی داده و کاهش هزینه هاي بیشتري را براي خانواده هاي کم درآمد در نظر می گیرد. بسته

 
انرژي باید 1.1 میلیارد یورو باشد. 

 
همچنین اقدامات دیگري نیز در سطح منطقه در حال اجراست. 

بلغارستان در 22 اکتبر 2021، دولت بلغارستان ابزاري را براي جبران خسارت 55 یورو در مگاوات ساعت به شرکت ها به مدت دو ماه اعلام

 
کرد. 225 میلیون یورو مورد نیاز براي یارانه ها از مالیات بر سود بادآورده نیروگاه هسته اي کوزلودوي تامین شده است. 

در اواخر دسامبر 2021، الکساندر نیکولوف وزیر انرژي بلغارستان، اقدام جدیدي را اعلام کرد که به کسب و کارها براي 75 درصد افزایش
قیمت برق بالاتر از آستانه 95 یورو در مگاوات ساعت، اما نه بیش از 30 درصد از میانگین قیمت ماهانه واقعی، جبران می کند. سپس قیمت
واقعی به 219 یورو در مگاوات ساعت رسید، سقف 30 درصد فعال شد و غرامت حدود 66 یورو در مگاوات ساعت بود. وزیر در آن زمان اعلام

 
کرد که غرامت گرانی برق براي چهار ماه بیش از 460 میلیون یورو خواهد بود و بودجه دولتی بیشتر هزینه ها را پوشش می دهد. 

در 20 ژانویه 2022، فرمول اصلاح شد و حداکثر غرامت، در حالی که در 75 درصد صورت حساب بالاي 95 یورو در مگاوات ساعت باقی

 
مانده بود به 128 یورو در مگاوات ساعت رسید. 

 
براي خانوارها، ائتلاف جدید حاکم در 16 دسامبر راي به توقف قیمت برق و گرمایش تا پایان ماه مارچ داد. 

قبرس در 17 سپتامبر، دولت تخفیف 10 درصدي را در قبوض برق همه خانوارها از نوامبر تا فوریه اعلام کرد. همچنین در 4 نوامبر، کابینه
کاهش مالیات بر ارزش افزوده را از 19 به 5 درصد در قبوض برق براي گروه هاي آسیب پذیر به مدت شش ماه تصویب کرد. پتریدس وزیر

 
دارایی قبرس در این باره گفت که دولت همچنین پرداخت کمک هزینه هاي زندگی را افزایش خواهد داد. 

جمهوري چک در نوامبر و دسامبر 2021، برق و گاز از مالیات بر ارزش افزوده VAT معاف شدند. دولت همچنین ادعا کرد که خانوارها (و

 
سایر نقاط مصرف مانند کلبه ها) در صورتی که برق آنها از انرژي هاي تجدیدپذیر تامین شود، از هزینه هاي انرژي معاف خواهند شد. 

در 29 دسامبر 2021، دولت ائتلافی جدید قانون «کمک به خانوارها و کارآفرینان» را تصویب کرد تا کمک هاي هدفمند براي خانوارها و
کارآفرینانی که به طور قابل توجهی تحت تاثیر افزایش قیمت انرژي قرار گرفته اند، ارائه کند. به بنگاه هاي کوچک و متوسطی که تامین
کننده انرژي آنها ورشکست شده و افزایش بیش از 100 درصدي قبض هاي انرژي خود را تجربه کرده اند، براي تامین هزینه هاي عملیاتی،
ضمانتنامه دولتی با نرخ بهره 0 درصدي ارائه می شود. این تسهیلات تحت برنامه ضمانت 2015 تا 2023 از طریق بانک توسعه ملی ارائه

 
شده است. 

دانمارك دولت دانمارك 13.4 میلیون یورو براي ارتقاي طرح موجود به منظور کمک به خانوارهاي آسیب پذیر اختصاص داده و در حال
طراحی یک چک معاف از مالیات براي کمک به حدود 400 هزار خانوار براي پرداخت قبوض انرژي است. با این حال، تا اواخر ژانویه 2022،

 
پارلمان دانمارك با مبلغ دقیق چک و ذینفعان آن موافقت نکرده بود. 

استونی خانوارهاي کم درآمد از سپتامبر 2021 تا مارچ 2022 (همچنین به ماسبق) از تخفیف قیمت برق بهره مند خواهند شد. هزینه هاي

 
شبکه براي همه مصرف کنندگان برق (اعم از شرکت ها و خانوارها) از اکتبر سال جاري تا مارچ 2022 به نصف کاهش یافت. 



 
تونیس مولدر وزیر محیط زیست استونی هم اعلام کرد که هزینه کل این اقدامات حدود 100 میلیون یورو است. 

فرانسه در 15 سپتامبر، دولت برنامه هایی براي پرداخت یکباره 100 یورویی به 5.8 میلیون خانواري که پیش از این کوپن هاي انرژي
دریافت کرده بودند، اعلام کرد. ژان کاستکس نخست وزیر فرانسه همچنین سقف قیمت گاز را تا آوریل 2022 اعلام کرده است. سپس هر دو
اقدام در 21 اکتبر تقویت شده و تعداد ذینفعان کوپن را افزایش دادند (براي افرادي که کمتر از 2 هزار یورو در ماه خالص درآمد دارند که
حدود 38 میلیون نفر می شود) و تمدید سقف قیمت تا پایان سال 2022. کوپن سوخت و کاهش نرخ مالیات برق نیز در حال بحث و بررسی

 
است. 

رویترز گزارش می دهد که برونو لومر وزیر اقتصاد و دارایی فرانسه اعلام کرده است که پرداخت به بیش از 38 میلیون نفر 3.8 میلیارد یورو

 
هزینه دارد که بخش اعظم آن در سال جاري پرداخت می شود. 

در 9 دسامبر 2021، دولت فرانسه بحث هایی را در مورد تغییرات در فرمول مورد استفاده براي محاسبه تعرفه هاي تامین کننده اصلی برق
کشور الکتریسیته دو فرانس EDF آغاز کرد و پیوند بازار را در این فرمول کاهش داد. اقدام جدید به دنبال وعده نخست وزیر ژان کاستکس

 
براي محدود کردن افزایش تعرفه هاي تنظیم شده به 4 درصد براي کل سال 2022 است. 

EDF علاوه بر این، رویترز گزارش می دهد که مدیران اجرایی همچنین در حال برنامه ریزي براي افزایش 50 درصدي حجم برقی است که
موظف است به عنوان بخشی از سیستم آرن Arenh (دسترسی تنظیم شده به برق هسته اي تاریخی) که قیمت خرید ترجیحی را تضمین

 
می کند، به رقباي خود بفروشد که این براي تولیدکنندگان جایگزین از نیمه دوم سال 2022 خواهد بود. 

از 7 ژانویه 2022، گفت وگوها در این باره در حال انجام است، در حالی که اقدامات فعلی براي مهار افزایش تا 4 درصد در زمستان ناکافی به

 
نظر می رسد. 

تا 31 ژانویه 2022، هزینه برآورد شده براي ایالت 8 میلیارد یورو بوده، در حالی که EDF که مجبور شده هزینه برق را با شارژ کردن کمتر
از نرخ بازار (براي جلوگیري از افزایش به 4 درصد) کاهش دهد، به سرمایه گذاران خود هشدار داد که حدود 8.4 میلیارد یورو ضربه مالی

 
ناشی از سیاست سقف قیمت انرژي فرانسه برآورد شده است. 

آلمان در 23 سپتامبر 2021، رویترز گزارش داد که سخنگوي وزارت اقتصاد آلمان در 22 سپتامبر گفته است که آلمان نیازي به مداخله
دولت براي مقابله با افزایش قیمت گاز نمی بیند. با این حال، چند هفته بعد زمانی که دولت کاهش هزینه اضافی EEG مالیات بر قیمت برق
را از 6.5 به 3.72 سنت در قیمت عمده فروشی به ازاي هر کیلووات ساعت اعلام کرد، این موضع بار دیگر مورد بررسی قرار گرفت. این اقدام

 
با هزینه 3.3 میلیارد یورو از 1 ژانویه 2022 اجرایی شد و از بودجه فدرال و قیمت بالاتر کربن CO2 تامین مالی خواهد شد. 

در 9 ژانویه 2022، دولت ائتلافی جدید، اقدامات هدفمندي براي کمک به خانواده هاي آسیب پذیر اعلام کرد تا قبض هاي گرمایشی خود را
به صورت کامل پوشش دهند، در حالی که استفی لمکه وزیر محیط زیست و حفاظت از مصرف کننده به رویترز خبر داد تامین کنندگانی را

 
که سعی دارند از انقضاي قراردادها، ورشکستگی رقبا و اسباب کشی افراد سود ببرند، سرکوب خواهد کرد. 

این ایالت همچنین یک بسته 130 میلیون یورویی کمک بلاعوض را به خانوارهاي کم درآمد ارائه کرده است که در تابستان زمانی که

 
خانوارها قبض هاي خود را از تامین کنندگان انرژي دریافت می کنند، پرداخت خواهد شد. 

در آغاز فوریه 2022، چندین سیاستمدار در داخل و خارج از دولت ائتلافی، شروع به درخواست براي کاهش بیشتر هزینه EEG قبل از



 
شروع سال 2023 کردند که به صورت متوسط 300 یورو به خانوارها کمک می کرد. 

قیمت برق براي خانوارهاي آلمانی بالاترین قیمت در اتحادیه اروپاست. رویترز نشان می دهد که حدود 4.2 میلیون خانوار آلمانی شاهد
افزایش میانگین 63.7 درصدي قبض برق در سال 2022 خواهند بود، در حالی که 3.6 میلیون خانوار با افزایش 62.3 درصدي قبض گاز

 
نسبت به سال 2021 خواهند شد زیرا تامین کنندگان، هزینه هاي عمده فروشی بی سابقه اي پشت سر می گذارند. 

یونان برنامه هایی در 14 سپتامبر 2021 براي ارائه یارانه هاي قبض برق به اکثر خانوارهاي یونانی و مشاغل کوچک تا پایان سال اعلام و
سپس در اواسط اکتبر گسترش یافت. ارزش این یارانه ابتدا 9 یورو براي اولین 300 کیلووات ساعت (کیلووات ساعت مصرفی در ماه) بود و

 
بعدا به 18 یورو براي مصرف کنندگان فشار ضعیف و 24 یورو براي ذینفعان تعرفه خانگی افزایش یافت. 

در 7 ژانویه 2022، یارانه براي خانوارها به 42 یورو براي 300 کیلووات ساعت اول و 65 یورو در مگاوات ساعت براي مشاغل (صرف نظر از
اندازه، بخش و سطح ولتاژ) افزایش یافت. براي خانوارهاي مشمول تعرفه مسکن اجتماعی CTO یارانه 180 یورو در مگاوات ساعت خواهد
بود که این به معناي 90 درصد افزایش است. شرکت برق دولتی همچنین سیاست تخفیف موجود خود را گسترش داد تا به طور کامل

 
افزایش قیمت براي خانوارهاي متوسط با مصرف تا 600 کیلووات ساعت در ماه را پوشش دهد. 

در عین حال، سقف کمک هزینه هاي گرمایشی و معیارهاي گنجاندن آن افزایش یافته و دولت تخمین می زند که تعداد ذینفعان در مقایسه

 
با 700 هزار نفر در سال 2020 از 1 میلیون نفر فراتر خواهد رفت. 

براي ژانویه 2022، گاز طبیعی نیز براي خانوارها و شرکت ها به ترتیب 20 یورو در مگاوات ساعت و 30 یورو در مگاوت ساعت یارانه پرداخت

 
می شود. یارانه مالیات بر ارزش افزوده نیز براي هر دو گروه اجرا شده است. 

بخشی از بودجه براي محافظت از مصرف کنندگان تا دسامبر 2021 از طریق صندوق حمایت ویژه براي انتقال انرژي، با حداقل 150 میلیون
یورو از افزایش درآمد حاصل از سیستم حقوق تجارت انتشار کربن براي یونان در سال 2021 تامین می شد. با این حال، کل هزینه این

 
اقدامات حدود 500 میلیون یورو است؛ در حالی که هزینه بسته ژانویه 2022 (تنها براي ماه ژانویه) 400 میلیون یورو برآورد شده است. 

در نهایت، کوستاس اسکرکاس وزیر محیط زیست و انرژي اعلام کرد که 100 میلیون یورو از صندوق بازیابی و تاب آوري براي ساخت

 
ایستگاه هاي فوتوولتائیک توسط جوامع انرژي شهري براي تامین برق خانوارهاي آسیب پذیر استفاده خواهد شد. 

مجارستان قیمت ها براي خانوارها کمتر از قیمت تمام شده تنظیم می شود و در 11 نوامبر دولت اعلام کرد که سقف قیمتی 1.30 یورو براي

 
هر لیتر بنزین و گازوئیل را نیز تعیین می کند. این روند به مدت سه ماه ادامه خواهد یافت. 

ایرلند قیمت برق براي خانوارهاي ایرلندي در نیمه اول سال 2021 چهارمین رده بالاترین قیمت ها را در اتحادیه اروپا در اختیار داشت که با
حذف مالیات به رتبه اول رسید. با ارائه بودجه ایرلند براي سال 2022 در 12 اکتبر وزیر دارایی این کشور پاسکال دونوهه 30 درصد تخفیف

 
مالیاتی براي هزینه هاي تضمین شده براي گرمایش و برق اعلام کرد. 

سایر اقدامات شامل هزینه 202 میلیون یورویی از درآمد مالیات کربن در طرح هاي مقاوم سازي مسکونی و اجتماعی است (که در مجموع
بیش از 22 هزار ارتقاي نیروگاه ها را به دنبال داشته است.) بیش از نیمی از بودجه براي ارتقاي رایگان خانوارهاي کم درآمد در معرض خطر

 
فقر انرژي خواهد بود. طرح جدید وام کم هزینه براي مقاوم سازي منازل مسکونی نیز معرفی خواهد شد. 

در 14 دسامبر 2021، دولت یک طرح 210 میلیون یورویی را براي اعتبار 100 میلیون یورویی به تمام مشترکین برق خانگی در سال 2022



 
تصویب کرد. تقریبا 2.1 میلیون دارنده حساب براي پرداخت یکباره و استثنایی از این طرح بهره مند خواهند شد. 

ایتالیا در 27 سپتامبر، ایتالیا اقدامات کوتاه مدتی به ارزش کمتر از 3 میلیارد یورو را براي جبران افزایش پیش بینی شده در قیمت خرده

 
فروشی برق تا پایان سال 2021 تصویب کرد. 

این بودجه به 2 میلیارد یورو براي حذف هزینه هاي عمومی سیستم در بخش برق و 480 میلیون یورو براي کاهش هزینه هاي عمومی
قبوض گاز تقسیم شده است. هزینه هاي سیستم در قبوض برق با 700 میلیون یورو از درآمد مزایده CO2 و 1.3 میلیارد یورو از صندوق

 
ملی انرژي و خدمات زیست محیطی جبران می شود. 

مالیات بر ارزش افزوده استفاده از گاز طبیعی به 5 درصد در مورد عرضه براي مصارف عمرانی و صنعتی کاهش می یابد. این اقدام از سه ماهه
آخر سال 2021 (اکتبر تا دسامبر) اعمال می شود. مالیات بر ارزش افزوده قبوض گاز هم اکنون 10 و 22 درصد بسته به مصرف است. ایتالیا
همچنین قرار است «پاداش اجتماعی» در صورت حساب هاي خانواده هاي داراي مشکلات اقتصادي و بیماري هاي جدي را تقویت کند که

 
براي آن 450 میلیون یورو اختصاص خواهد یافت. 

 
این تسهیلات توسط مرجع انرژي براي سه ماهه آخر سال 2021 مجددا تعیین می شود تا «افزایش هزینه هاي عرضه را به حداقل برساند.» 

براي حدود 6 میلیون کسب و کار کوچک (با کاربران ولتاژ پایین تا 16.5 کیلو وات) و حدود 29 میلیون مشتري داخلی، نرخ هاي مربوط به

 
هزینه هاي عمومی سیستم براي سه ماهه آخر سال 2021 صفر تعیین شده است. 

 
اقدامات جدید احتمالا در اوایل سال آینده ارائه خواهد شد و هزینه کل مهار قیمت انرژي براي دولت را به حدود 5 میلیارد یورو می رساند. 

در 9 دسامبر 2021، دولت ایتالیا موافقت کرد که هزینه هاي 2.8 میلیارد یورویی را که قبلا براي سال 2022 برنامه ریزي شده بود، با یک

 
میلیارد یوروي دیگر تکمیل کند. 

در 18 دسامبر 2021، دولت نحوه هزینه کردن بودجه براي سال 2022 را مشخص کرد: 1.8 میلیارد یورو براي حذف هزینه هاي سیستم
براي کاربران برق (خانوارها و مشاغل خرد با نیاز برق تا 16.5 کیلووات) استفاده خواهد شد و 480 میلیون یورو دیگر براي لغو هزینه هاي
قبض گاز براي همه کاربران در نظر گرفته شده است. سپس، مانند ماه سپتامبر، مالیات بر ارزش افزوده به 5 درصد براي مصارف عمرانی و
صنعتی با ضرر برآوردي 608 میلیون یورو کاهش می یابد. در نهایت،912 میلیون یورو براي افزایش پاداش اجتماعی (تخفیف قبوض براي
خانواده هاي محروم اقتصادي یا کسانی که شرایط بهداشتی جدي دارند) به منظور جبران افزایش هاي جدید استفاده می شود. دولت ایتالیا

 
همچنین امکان پرداخت قبض انرژي خود را در چند قسط براي کل سال 2022 براي مصرف کنندگان فراهم کرده است. 

در 12 ژانویه 2022 وزیر صنعت ایتالیا از افزایش آتی مالیات بر شرکت هاي انرژي که از افزایش قیمت برق سود برده اند خبر داد. این چند
روز پس از آن صورت گرفت که ماتئو سالوینی رییس حزب سیاسی وزیر صنعت، خواستار افزایش حداقل 30 میلیارد یورویی کسري بودجه

 
شد. 

 
به طور کلی انتظار می رود که حمایت دولتی از خانواده هاي درگیر تا مارچ 2022 به 8.5 میلیارد یورو برسد. 

در 21 ژانویه 2022 شوراي وزیران اقدامات جدید (افزایش 1.7 میلیارد یورو) در برابر قبوض بالا را اعلام کرد. این موارد در راس بیش از 3.8

 
میلیارد یورو برنامه ریزي قرار دارد که مجموع آنها را تنها براي سه ماهه اول سال 2022 به 5.5 میلیارد یورو می رساند. 



اقدامات اضافی بیشتر براي حمایت از دنیاي تجارت با 20 درصد اعتبار مالیاتی براي همه شرکت هاي انرژي بر که 30 درصد افزایش قیمت
را نسبت به سال 2019 تجربه می کنند، هدف گذاري شده است. بخشی از بودجه اضافی از طریق مالیات بر سود بادآورده از فوریه تا پایان

 
سال 2022 بر روي تولیدکنندگان برق خورشیدي، بادي، آبی و گرمایشی تامین می شود. 

لتونی در لتونی، حدود 150 هزار خانواده از آسیب پذیرترین خانواده ها از جمله خانوارهایی که داراي یک عضو معلول و یا خانواده هاي

 
پرجمعیت هستند، از نوامبر تا پایان سال 2022 حداقل بین 15 تا 20 یورو در ماه براي پرداخت قبوض برق یا گاز خود دریافت خواهند کرد. 

لیتوانی در 14 اکتبر، دولت لیتوانی اعلام کرد که به دلیل اختلالات احتمالی ناشی از افزایش قیمت انرژي، مراحل نهایی آزادسازي بازار انرژي

 
را به تاخیر می اندازد. علاوه بر این، افزایش قیمت گرمایش و گاز طی پنج سال به مصرف کنندگان سرایت خواهد کرد. 

در نهایت، تمدید کمک هاي گرمایشی براي 110 هزار خانوار فقیر نیز مورد بحث است. پارلمان لیتوانی همچنین قانون جدیدي را تصویب

 
کرده که افراد بیشتري را قادر می سازد براي یارانه گرمایش درخواست خود را مطرح کنند. 

لوکزامبورگ کلود تورمز وزیر انرژي لوکزامبورگ عنوان کرده است که به نظارت دقیق بر تحولات قیمت انرژي و اطلاع رسانی به شوراي دولت

 
ادامه می دهد. 

هلند دولت مالیات انرژي براي خانوارها و مشاغل را براي سال 2022 کاهش خواهد داد. این هزینه 2.7 میلیارد یورویی براي غرامت خانوارها
و 0.5 میلیارد یورو براي غرامت شرکت ها خواهد بود. کابینه همچنین 150 میلیون یورو را براي حمایت از خانوارهاي آسیب پذیر با قبض
انرژي بالا و یا خانه هایی با عایق کاري ضعیف از طریق اقدامات بهبود عایق در دسترس قرار می دهد. این سیستم در سطح شهرداري ها

 
مدیریت خواهد شد. 

نروژ ائتلاف حزب کارگر و حزب مرکز در 10 ژانویه 2022 اعلام کرد که یارانه براي مصرف برق خانگی حدود 893 میلیون یورو افزایش
خواهد یافت. رویترز گزارش داده است که دولت 80 درصد از قبوض برق را بالاتر از قیمت 0.70 کرونی در هر کیلو وات ساعت خواهد
پرداخت که در مقایسه با 55 درصد در برنامه طراحی شده در ماه گذشته، افزایش یافته است. اقدامات قبلی بالغ بر 501 میلیون یورو بود که

 
هزینه کلی را به 1.39 میلیارد یورو رساند. 

لهستان در 22 اکتبر 2021 مایکل کورتیرکا وزیر آب و هواي لهستان لایحه اي با هدف محافظت از 20 درصد آسیب پذیرترین خانواده ها در
برابر افزایش اخیر قیمت انرژي ارائه کرد. این اقدام با تمدید 6 ماهه تعداد مشمولان کمک هزینه قبوض انرزي و افزایش ارزش آنها اجرا می

 
شود. 

 
اقدام مشابهی هم براي بخش کشاورزي طراحی شده است. 

در پایان نوامبر 2021، دولت بسته اي از معافیت هاي مالیاتی و کمک هاي مالی براي اقشار آسیب پذیر به ارزش بیش از 2 میلیارد یورو

 
اعلام کرد. 

در 11 ژانویه 2022، ماتئوز موراویکی نخست وزیر لهستان دومین «سپر ضد تورم» خود را شرح داد: مالیات بر ارزش افزوده براي مواد
غذایی، گاز و کود به 0 درصد می رسد، در حالی که به مدت شش ماه این رقم براي بنزین و گازوییل 8 درصد و براي گرمایش 5 درصد

 
خواهد شد. 

پرتغال در اواخر سپتامبر 2021، ماتئوس فرناندز وزیر محیط زیست و اقدامات آب و هوایی از کاهش حداقل 30 درصدي تعرفه دسترسی



 
صنعت گران به این شبکه خبر داد. 

وزیر همچنین حذف «هزینه تولید» اضافی تحت رژیم ویژه تجدیدپذیر PRE به ارزش 250 میلیون یورو، و همچنین حذف هزینه اضافی

 
توافقنامه خرید برق CAE براي نیروگاه پگو زغال سنگ که سالانه 100 میلیون یورو صرفه جویی می کند، اعطا کرد. 

اقدامات اضافی شامل لغو مکانیسم وقفه است که به موجب آن زمانی که سیستم برق نتواند تقاضا را در ازاي جبران خسارت مالی و تخصیص
کامل درآمد حاصل از فروش مجوزهاي کربن CO2، به ارزش تخمینی 270 میلیون یورو (در مقابل 150 میلیون یوروي قبلی) به صندوق

 
محیط زیست تامین کند، کارخانه ها مصرف انرژي خود را کاهش یا تعلیق می کنند. 

در نهایت، در این بسته همچنین بافر (حائل) براي درآمدهاي ناشی از «سهم فوق العاده» بخش انرژي وجود دارد که 110 میلیون یورو

 
تخمین زده می شود که کل مبلغ را به 680 میلیون می رساند و تعرفه دسترسی 13 درصدي کاهش شبکه را تضمین می کند. 

در 15 اکتبر 2021، مرجع نظارتی ملی پرتعال، پیشنهاد خود را براي تعرفه هاي برق براي سال 2022اعلام کرد که در آن اقدامات اعلام
شده توسط دولت گنجانده شده است، پس از آن شایان ذکر است که تعرفه هاي شبکه بیش از 50 درصد براي خانوارها و 94 درصد براي
صنایع کاهش خواهد یافت. این مرجع همچنین اعلام کرده است که تعرفه تنظیم شده براي مصرف کنندگان خانگی در مقایسه با میانگین

 
تعرفه سال 2021 که تنها 0.2 درصد کاهش یافته بود، کاهش 3.4 درصدي خواهد داشت. 

رومانی در هفتم سپتامبر 2021، پارلمان رومانی قانونی به تصویب رساند که از مصرف کنندگان آسیب پذیر در برابر افزایش قیمت انرژي از 1
نوامبر 2021 با یارانه هایی که براي کمک به گرمایش خانه، مصرف انرژي، تجهیزات خانه با انرژي کارآمد و خرید محصولات مورد استفاده

 
قرار می گیرد، محافظت کند. خدمات بهبود عملکرد انرژي ساخاتمان ها یا اتصال به شبکه انرژي نیز مدنظر قرار گرفته است. 

در چهارم اکتبر ویرجیل پوپسکو وزیر انرژي رومانی غرامت قبوض برق و گاز را اعلام کرد. انتظار می رود این اقدامات از یکم نوامبر 2021 تا

 
31 مارچ 2022 ادامه داشته باشد و تقریبا 6 میلیون خانواده یا 85 درصد از جمعیت رومانی را تحت تاثیر قرار دهد. 

علاوه بر خانوارها، غرامت به بیمارستان هاي دولتی و خصوصی، مدارس، مهدکودك ها، سازمان هاي غیردولتی و ارائه دهندگان خدمات

 
اجتماعی عمومی نیز تعلق می گیرد. 

در 31 اکتبر، پارلمان رومانی به لایحه اجراي اقدامات فوق و دریافت مالیات از تولیدکنندگان (در درآمدهاي بیش از 91 یورو در مگاوات

 
ساعت) براي تامین مالی آنها راي مثبت داد. 

در 11 ژانویه 2022، دولت یک طرح حمایتی جدید براي مصرف کنندگان خانگی با مصرف ماهانه حداکثر 300 کیلووات ساعت، شامل
کاهش مالیات بر ارزش افزوده به 5 درصد و همچنین جبران گواهی سبز و پاداش تولید همزمان براي مصرف اعلام کرد. دولت همچنین در

 
حال توسعه یک طرح حمایتی براي گاز طبیعی است. این اقدامات جدید تا اوایل ماه آوریل اعلام خواهد شد. 

اسپانیا در 24 ژوئن 2021، دولت اسپانیا یک فرمان سلطنتی قانون 12/2021 را تصویب کرد که شامل مجموعه اي از اقدامات مالیاتی و بازار
براي رسیدگی به افزایش قیمت ها بود که شامل کاهش نرخ مالیات بر ارزش افزوده از 21 به 10 درصد براي مشتریان کمتر از 10 کیلووات

 
برق قراردادي تا 31 دسامبر 2021 و تعلیق موقت مالیات تولید 7 درصدي تا 30 سپتامبر 2021 می شود. 

در سوم آگوست 2021، دولت اسپانیا لایحه اي به تصویب رساند که به موجب آن بازگرداندن کربن CO2 به تولید بدون انتشار کربن در
ژنراتورهاي نصب شده پیش از سال 2003 (عمدتا براي تولیدکنندگان آبی و هسته اي و همچنین انرژي هاي تجدیدپذیر بدون طرح از پیش



تعیین شده) تنظیم شده بود. به این معنا که شرکت هاي انرژي باید درآمدهاي بازار خود را در رابطه با قیمت هاي کربن و با درك افزایش

 
درآمد شرکت ها به دلیل افزایش قیمت کربن کسر کنند. 

در 14 سپتامبر 2021، اسپانیا یک فرمان سلطنتی جدید را به تصویب رساند که بر اساس آن یک کسر موقت از درآمدهاي بازار براي نیروگاه
هاي بدون انتشار کربن با هدف کاهش صورت حساب هاي مشتریان ایجاد می کند. این رقم به عنوان نسبتی از مازاد قیمت گاز طبیعی
نسبت به قیمت پایه گاز تعیین شده در 20 یورو در مگاوات ساعت محاسبه می شود و مقدار کل این کسر پیش بینی شده در ابتدا حدود 2.6

 
میلیارد یورو بود و این اقدام قرار است از 15 سپتامبر 2021 تا 31 مارچ 2022 ادامه یابد. 

از دیگر اقدامات مندرج در این قانون فرمان سلطنتی، اجراي آتی نوع جدیدي از مزایده خرید برق بلندمدت است که در کنار مزایده هاي بازار
عمده فروشی برگزار می شود. همچنین نرخ عوارض غیرمستقیم برق از 5.11 به 0.5 درصد تا پایان سال 2021 کاهش یافت، تعلیق مالیات
تولید (مطابق با 7 درصد) تا پایان سال تمدید شد و مالیات بر ارزش افزوده در 10 درصد براي خانوارهاي کم مصرف انرژي مسدود شد. علاوه
بر این، محدودیتی براي بررسی قیمت گاز براي تعرفه تنظیم شده گاز طبیعی که به عنوان «تعرفه آخرین راه حل» TUR شناخته می شود،
براي مشتریانی که مصرف سالانه کمتر از 50 مگاوات ساعتی دارند و در بازار آزاد نیستند، معرفی می کند. همچنین RDL از 1.1 یورو به 2

 
میلیارد یورو میزان درآمد حاصل از مزایده کمک هزینه انتشار کربن را براي تامین مالی عوارض در قبض برق افزایش می دهد. 

در 26 اکتبر یک قانون جدید سلطنتی 23/2021 تصویب شد که پاداش اجتماعی را براي مصرف کنندگان آسیب پذیر از 25 درصد کنونی
به 60 درصد و از 40 به 70 درصد در مورد افراد به شدت آسیب پذیر تا 31 مارچ 2022 افزایش می دهد. بودجه پاداش اجتماعی گرمایشی
در سال 2021 دو برابر می شود و به 202.5 میلیون یورو افزایش می یابد (هیات وزیران افزایش پاداش اجتماعی گرمایش را اعلام کرد) به
طور متوسط تا 90 یورو (35 یورو در گرم ترین مناطق و 124 یورو در سردترین مناطق) که براي کمک به خانواده هاي آسیب پذیر و براي
مقابله با افزایش مصرف برق و گاز در نظر گرفته شده است. این آخرین فرمان سلطنتی همچنین برخی از معافیت ها را براي اعمال کاهش

 
موقت درآمدهاي بازار براي نیروگاه هاي بدون انتشار کربن معرفی می کند. 

سوئد در 13 ژانویه 2022، میکل دامبرگ وزیر دارایی سوئد اختصاص 590 میلیون یورو را براي کمک به خانوارهایی که از افزایش قیمت
برق آسیب دیده اند، اعلام کرد. کسانی که بیش از 2 هزار کیلووات ساعت در ماه مصرف می کنند (1.8 میلیون خانوار) براي ماه هاي

 
دسامبر، ژانویه و فوریه 195 یورو غرامت دریافت می کنند. 

انگلستان براي اعطاي عملکرد صحیح سیستم «تامین کننده آخرین راه حل» که توسط تنظیم کننده اوفجم Ofgem مشتریان شکست
خورده را به ارائه دهندگان جدید تخصیص می دهد، دولت در نظر دارد وام هاي دولتی را به شرکت هاي انرژي ارائه کند که مشتریان شرکت
هاي ورشکسته را جذب می کنند. به دلیل افزایش شدید قیمت گاز طبیعی با این حال، کواسی کوارتنگ وزیر بازرگانی انگلیس در 20
سپتامبر اعلام کرد که هیچ پاداشی براي شکست یا سوءمدیریت وجود نخواهد داشت و به شرکت هاي انرژي کوچکتر کمک مالی داده

 
نخواهد شد. 

شرکت اوفجم پس از افزایش قبلی در ماه آوریل، به دلیل هزینه هاي عمده فروشی بالا، سقف تعرفه هاي پرکاربرد را از اکتبر 12 تا 13 درصد
افزایش داده است. برخی نگران هستند که پس از مجموعه ورشکستگی شرکت هاي انرژي در کشور، اوفجم بتواند افزایش بیشتري در آوریل

 
اعمال کند و سقف قیمتی را به 1995 پوند برساند. 

دولت همچنین در حال نجات تولیدکنندگان کلیدي کربن براي جلوگیري از اختلال در زنجیره تامین مواد غذایی است و همچنین در نظر

 
دارد در صورت بالا ماندن قیمت ها در ماه دسامبر، در بازار ملی کربن مداخله کند. 

در نهایت، دولت یک صندوق 500 میلیون پوندي براي کمک به آسیب پذیرترین افراد براي پرداخت قبوض انرژي، به ویژه قبض هاي



گرمایشی و همچنین براي پوشش هزینه هاي خوراك و پوشاك طراحی کرد. این مساله علاوه بر طرح تخفیف گرم خانه است که از طریق آن
تامین کنندگان متوسط و بزرگ انرژي، از افرادي که در فقر سوخت یا گروهی در معرض خطر فقر سوخت زندگی می کنند و پرداخت سود

 
زمستانی (کمک هزینه اي بین 100 تا 300 پوند براي کمک به خانواده ها در پرداخت هزینه هاي قبوض گرمایشی خود) حمایت می کنند. 

در سوم فوریه 2022، ریشی سوناك 350 پوند براي اکثریت قریب به اتفاق خانوارها براي کمک به پرداخت قبوض فزاینده انرژي اعلام کرد.

 
این اقدام فقط نیمی از 693 پوندي سقف قیمت انرژي براي خانوارها را پس از یکم آوریل 2022 پوشش خواهد داد. 

/پ



مراسم 22 بهمن در سراسر ایران| تقدیر از دولت و تیم مذاکره کننده در قطعنامه

پایانی

منبع: روز نوشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1400/11/22

مراسم روز 22 بهمن سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی در سراسر کشور برگزار شد.

 
مراسم روز 22 بهمن سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی در سراسر کشور برگزار شد. 

قطعنامه پایانی مراسم 22 بهمن یا محکوم کردن مواضع مقامات ارشد غربی درباره مبانی دفاعی ایران و تقدیر از تلاش هاي تیم مذاکره
کننده بر تبعیت از منویات رهبري و توجه به قوانین مجلس شوراي اسلامی با تکیه بر عزم خلل ناپذیر جوانان مومن انقلابی کشور در فتح قله

 
هاي پیشرفت و توسعه کشور تاکید کرد. 

 
متن این بیانیه به شرح ذیل است: 

 
ُ مَعَکُمْ وَ لنَْ یتَِرَکُمْ أعَْمالکَُمْ (سوره محمد آیه 35)  لْمِ وَ أنَتُْمُ الأَْعْلَوْنَ وَ االلهَّ فَلا تهَِنُوا وَ تدَْعُوا إلِیَ السَّ

 
پس هرگز سست نشوید و دشمنان را به صلح ذلتّ بار دعوت نکنید در حالی که شما برترید. 

 
و خداوند با شماست و چیزي از ثواب اعمالتان را کم نمی کند! 

حمد و سپاس ذات اقدس احدیّت جلّ و علا را که چنین روزي به نام مقدس «یوم االله» آراسته گردید و نظام جمهوري اسلامی ایران، با قیام
قیامت گونه ملت، نخستین حکومت در عصر غیبت بر مبناي قرآن را ایجاد و در سایه ي نعمت اسلام و ولایت و رهبري پیامبرگونه حضرت
امام خمینی (قدس سره الشریف) حماسه اي بی نظیر برپا، و در پرتو آن محرومان و مستضعفان را فلاح و رستگاري بخشید و 22 بهمن را به

 
فجر رهایی مبدل و الگوي نجات بخش سایر ملل قرار داد. 

اینک در طلیعه چهل و چهارمین بهار استقلال، آزادي و جمهوري اسلامی که گفتمان انقلاب اسلامی با گسترش محور مقاومت و مقابله با
نظام استکبار و ایادي آن، فصل نوینی را در پیش روي جهانیان قرار داده و هندسه قدرت را تغییر و فتح دروازه تمدن نوین اسلامی را با
رهبري آیت االله العظمی امام خامنه اي (مد ظله العالی) مژده می دهد، ما شرکت کنندگان در مراسم 22 بهمن به نمایندگی از تمام مردم
حق جو و حق گوي ایران اسلامی و پیروان راه و مرام شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی، ضمن تجدید میثاق با ارزش ها و آرمان هاي انقلاب
اسلامی و بیعت با، ولی فقیه و مقتداي عظیم الشان انقلاب اسلامی و همچنین ارواح طیبه شهداي این مسیر نورانی به شکرانه سالگشتِ
پیروزي انقلاب از عید ولادت حضرت زهرا (سلام االله علیها) تا ولادت امیرالمومنین علی (علیه السلام) را جشن گرفته و یوم االله 22 بهمن را
در قامت یک جشن بزرگ ملی گرامی داشته و با بانگ رساي توحیدي «االله اکبر ـ خامنه اي رهبر» و فریاد کوبنده «مرگ بر آمریکا، مرگ بر

 
انگلیس و مرگ بر اسرائیل» اعلام می نماییم: 

1- ملت شهید پرور و خداجوي ایران اسلامی، تحت هدایت و رهبري هوشمندانه مقام معظم رهبري و بر حسب بینش انقلابی خود، نیک
دریافته است که دشمن کژ اندیش و اهرمن خوي می کوشد که با تهاجم ترکیبی و با بهره گیري از دیکتاتوري رسانه اي، اقدامات فخرآفرین
و حماسه هاي بزرگ پیشرفت در عرصه هاي گوناگون را کم رنگ و بی اهمیت نشان دهد؛ از این رو، از تمامی دستگاه هاي ذیربط بخصوص
رسانه ملی و همچنین اندیشمندان، اهل قلم و افسران جنگ نرم می خواهیم که در جـهاد گسترده تبیین، ترفـند هاي دشمنان را نقش بر



آب کرده و مردم ایران، نسل جـوان و نیز افکار عمومی مسلمانان و جهانیان را از دستاورد هاي بزرگ ملت ایران در پرتو انقلاب اسلامی آگاه

 
سازند. 

2- ادامه مسیر پر فروغ انقلاب اسلامی، درس آموزي و عمل به بیانیه گام دوم انقلاب است و با جهاد تبیین به عنوان فریضه قطعی و فوري
می توان به بلنداي تشخیص نیاز لحظه و قله هاي رفیع آن دست یافت و ارتقاي روز افزون حوزه هاي علمی و فناوري، اقتصادي و نظامی و
بویژه استیفاي کامل حقوق هسته اي ملت ایران و تقویت روز افزون بنیه صنایع بازدارنده دفاعی و موشکی را مطالبه همگان دانسته و ضمن
محکوم نمودن مواضع مقامات ارشد غربی درباره مبانی دفاعی ایران، با تقدیر از تلاش هاي تیم مذاکره کننده، خواهان تبعیت از منویات، ولی
امر مسلمین و توجه به قوانین مجلس شوراي اسلامی با تکیه بر عزم خلل ناپذیر جوانان مومن انقلابی کشور در فتح قله هاي پیشرفت و

 
توسعه کشور هستیم. 

3- تحقق اقتصاد مقاومتی در سایه جهش و جهاد تولید را تنها راهکار حل مشکلات اقتصادي کشور دانسته و ضمن مطالبه جدي و تاکید بر
اهتمام مضاعف مسئولان، نهاد هاي قانون گذار و دستگاه هاي اجرایی به منظور پشتیبانی ها و مانع زدایی ها، ارتقاي کیفیت محصولات
داخلی را از تولید کنندگان خواستاریم و این مهم را در سایه توجه به افسران و رزمندگان جنگ اقتصادي، یعنی کارآفرینان و کارگران، قابل
تحقق می دانیم. ما شرکت کنندگان در این حماسه ملی، خود را ملزم به استفاده از کالا هاي بومی با هدف حمایت از اشتغال و رفع بیکاري
جوانان دانسته و از هموطنان عزیزمان دعوت می نماییم با رعایت اصلاح الگوي مصرف و حمایت از کار و کالاي ایرانی، در جهت تحقق نظام

 
پیشرفته اسلامی قدم بردارند. 

4- بار دیگر بر حفظ وحدت ملی و دوري از هرگونه اقدام و عمل تفرقه افکنانه و فتنه گرایانه جریان هاي داخلی و خارجی تاکید و بر حمایت
همه جانبه خود از همبستگی جهان اسلام و جبهه مقاومت دفاع از فلسطین و قدس اشغالی به عنوان مساله اول مسلمین تصریح و همچنین

 
جنایات وحشیانه رژیم مرتجع آل سعود و هم پیمانان آن در یمن و سکوت مجامع بین المللی و مدعی حقوق بشر را محکوم می نمائیم. 

5- با تقدیر از تلاش هاي دولت مردمی و خدمت گذار، مجلس انقلابی و قوه قضائیه عدالت محور، بر پیگیري مطالبات و انتظارات بر حق
مردم، مبارزه با فساد، مسدود نمودن روزنه هاي تبعیض، رانت خواري و جلوگیري از حاکم نمودن جو یأس و ناامیدي در کشور و رفع

 
مشکلات معیشتی تاکید می نماییم. 

6- ما ملت انقلابی و استکبارستیز ضمن حمایت از رویکرد جدید دولت بر ایجاد تعادل و توازن در تعامل با کشور ها و وقوف کامل به نقشه
هاي شوم شیطان بزرگ آمریکاي جنایتکار و آگاهی از جنگِ شناختی و رسانه اي دشمن، هرگونه مداخله و شبه افکنی و تخریب چهره نظام
مقدس جمهوري اسلامی را خیال خام دانسته و از پیشرفت ها و دستاورد هاي بزرگ در حوزه علم و فن آوري، نظامی، امنیتی و سیاسی

 
حمایت قاطع نموده و آمادگی خود را براي جان فشانی و دفاع در مقابل هرگونه تهدید احتمالی اعلام می نماییم. 

 
والسلام علیکم و رحمه االله و برکاته 

 
بیست و دوم بهمن 1400 

 
دل نوشته براي شهید سلیمانی در مراسم 22 بهمن 

در دومین مراسم بیست و دوم بهمن ماه که بدون حضور شهید حاج قاسم سلیمانی برگزار شد، راهپیمایان در میدان انقلاب در قالب دل

 
نوشته هایی با این شهید سخن گفته و یاد او را گرامی داشتند. 

 
استفاده از 3 پرنده براي ثبت تصاویر هوایی راهپیمایی 22 بهمن 



 
مراسم تهران در سالروز پیروزي انقلاب اسلامی، از 12 نقطه توسط تلویزیون پوشش تصویري داده می شود. 

مهرداد عظیمی، رئـیس مرکـز تولید و فنی سازمان صداوسیما این خبر را اعلام کرده و افزوده است: 10 واحد سیار و استفاده از لینک و فیبر

 
براي پوشش این مراسم در دستور کار است. 

او همچنین از به کارگیري سه پرنده براي تصویربرداري هوایی از حضور حماسی مردم (به شکل خودرویی و موتوري) در روز 22 بهمن خبر

 
داده است. 

 
گلباران مسیر راهپیمایی به وسیله بالگرد 

 
مسیر راهپیمایی 22 بهمن در تهران به وسیله بالگرد گلباران شد. 

 
به نوشته ایسنا، مراسم روز 22 بهمن راس ساعت 9:30 صبح در حدود 1500 شهر و در بیش از 3000 روستا هاي کشور برگزار شد. 

این مراسم در تهران و تمامی شهر ها با رنگبندي قرمز، به صورت خودرویی خانوادگی و موتوري برگزار شد و در دیگر شهر ها راهپیمایی

 
محدود انجام شد. 

رسانه هاي خارجی مقیم با حدود 200 خبرنگار و تصویربردار و بیش از 6300 عوامل رسانه اي داخلی (در مجموع بیش از 6500 خبرنگار،
عکاس و تصویربردار) مراسم یوم االله 22 بهمن در سراسر کشور را پوشش خبري می دهند. همچنین، تمامی شبکه هاي صدا و سیماي
جمهوري اسلامی از جمله بیش از 350 گروه خبري و تمام شبکه هاي برون مرزي و جام جم در تهران و تمام شبکه هاي استانی کشور در

 
مسیر هاي راهپیمایی، مراسم 22 بهمن را به صورت مستقیم پوشش خبري ـ تصویري داده اند. 

در تهران نیز مردم از مسیر هاي دوازده گانه به شکل تفکیک خودرو و موتورسیکلت، به سوي میدان آزادي حرکت خواهند کرد. مراسم
میدان آزادي ساعت 9:30 با تلاوت آیاتی از کلام االله مجید و اجراي سرود رسمی جمهوري اسلامی ایران، آغاز شد. پرواز بادکنک ها و کاغذ
هاي رنگی از برج آزادي و انجام جلوه هاي ویژه، سقوط چتربازان نیرو هاي مسلح و انجام عملیات نمایش هوایی، اجراي سرود توسط رزم
نوازان دژبان ارتش جمهوري اسلامی ایران، اجراي مداحی میثم مطیعی و قرائت قطعنامه سراسري یوم االله 22 بهمن 1400 از جمله برنامه

 
هایی است که در میدان آزادي انجام شد. 

 
مسیر هاي دوازده گانه راهپیمایی یوم االله بیست و دوم بهمن سال 1400 در تهران به شرح زیر است: 

 
مسیر شماره یک (موتوري) 

 
مسجد امام حسین (علیه السلام)، میدان امام حسین (علیه السلام)، خیابان انقلاب، خیابان آزادي، میدان آزادي 

 
مسیر شماره دو (خودرویی) 

 
مسجد جامع ابوذر، میدان ابوذر، خیابان ابوذر، خیابان شهید آیت االله سعیدي، میدان آزادي 

 
مسیر شماره سه (خودرویی) 



 
مسجد امام هادي (علیه السلام)، خیابان شهید آقایی، میدان معلم، خیابان تختی، خیابان شهید آیت االله سعیدي، میدان آزادي 

 
مسیر شماره چهار (موتوري) 

 
مسجد دارالسلام، میدان منیریه، خیابان شهید معیري، خیابان کارگر، میدان انقلاب، خیابان آزادي، میدان آزادي 

 
مسیر شماره پنج (موتوري) 

 
مسجد الجواد (علیه السلام)، میدان هفتم تیر، خیابان شهید آیت االله مفتح، خیابان انقلاب، خیابان آزادي، میدان آزادي 

 
مسیر شماره شش (موتوري) 

 
مسجد حضرت امیر (علیه السلام)، خیابان کارگر شمالی، میدان انقلاب اسلامی، خیابان آزادي، میدان آزادي 

 
مسیر شماره هفت (موتوري) 

 
مسجد حضرت مهدي (عجل االله تعالی فرجه الشریف)، خیابان ستارخان، خیابان شادمهر، خیابان آزادي، میدان آزادي 

 
مسیر شماره هشت (موتوري) 

 
مسجد حضرت حجت بن الحسن (عجل االله تعالی فرجه الشریف)، خیابان رودکی، خیابان آزادي، میدان آزادي 

 
مسیر شماره نه (خودرویی) 

 
مسجد امام سجاد (علیه السلام)، خیابان آیت االله اشرفی اصفهانی، فلکه دوم صادقیه، خیابان محمدعلی جناح، میدان آزادي 

 
مسیر شماره ده (خودرویی) 

 
مسجد امام جعفر صادق (علیه السلام)، فلکه دوم صادقیه، خیابان محمدعلی جناح، میدان آزادي 

 
مسیر شماره یازده (خودرویی) 

مسجد جامع رسول اکرم (صلی االله علیه و آله و سلم)، تهرانسر، بلوار شاهد، بلوار گلها، بزگراه فتح، میدان فتح خیابان آیت االله سعیدي، میدان

 
آزادي 

 
مسیر شماره دوازده (خودرویی) 

مسجد نظام مافی، بلوار آیت االله کاشانی، فلکه دوم صادقیه، خیابان محمدعلی جناح، میدان آزادي
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سرمایه گذاري 40 هزار میلیارد تومانی در صنعت نفت با وجود تحریم ها

 
وزیر نفت اعلام کرد 

 
سرمایه گذاري 40 هزار میلیارد تومانی در صنعت نفت با وجود تحریم ها 

وزیر نفت، ارزش هاي طرح هاي گازرسانی و پتروشیمی که افتتاح یا عملیات اجرایی آن آغاز شده 40 هزار میلیارد تومان عنوان کرد و گفت:
گازرسانی به صنایع بی شک در اشتغال زایی و درآمدزایی موثر خواهد بود.به گزارش اقتصادسرآمد، جواد اوجی در آیین گشایش و آغاز به کار
طرح هاي گازرسانی و پتروشیمی با حضور رئیس جمهوري، اظهار داشت: پارسال مردم بعضی از استان هاي کشور به دلیل تأمین نشدن
سوخت (گاز یا سوخت مایع) شاهد خاموشی بودند که این مهم به دلیل سرمایه گذاري نکردن اتفاق افتاد.وي تصریح کرد: با آغاز به کار دولت
سیزدهم و با دستور رئیس جمهوري، تأمین سوخت زمستانی به عنوان اولویت نخست وزارت نفت در دستور کار قرار گرفت و برنامه هاي
کوتاه مدت تدوین شد.وي با بیان اینکه با افزایش سقف مصرف میعانات گازي در پالایشگاه ها، پتروشیمی ها، پالایشگاه هاي کوچک مقیاس
و صادرات 2.5 تا سه برابري میعانات گازي کمک بزرگی به تولید گاز کرده است، اظهار داشت: مصرف گاز در بخش هاي مختلف خانگی،
صنایع و نیروگاهی، امسال برخلاف تولید با افزایش 10 تا 12 درصدي همراه شده است.وزیر نفت به تأمین سوخت مایع نیروگاه ها به عنوان
یکی از دغدغه هاي وزارت نفت اشاره کرد و گفت: با افزایش هزینه تانکرهاي سوخت رسان و ایجاد انگیزه، ذخایر سوخت مایع نیروگاه ها و
صنایع 1.5 میلیارد لیتر بیشتر از پارسال بوده است، در حالی که آغاز به کار دولت سقف سوخت مایع نیروگاه ها و صنایع 25 درصد کمتر از
پارسال بود.اوجی با بیان اینکه اجرایی شدن سوآپ گاز ترکمنستان از مسیر ایران به مقصد آذربایجان به پایداري گاز در شمال شرق کشور
کمک کرده است، افزود: با تعمیرات و اورهال پالایشگاه ها، خطوط انتقال، همچنین استفاده از برخی ترفندها خوشبختانه در هیچ استان و
شهرستان کشور قطعی گاز نداشتیم.وي ادامه داد: اگر گاز صنایع و نیروگاه ها هم محدود شده، سوخت مایع با همان قیمت گاز در اختیار آنها
قرار گرفته است.وزیر نفت به اقدام هاي بلندمدت این وزارتخانه براي افزایش تولید گاز کشور اشاره کرد و با بیان اینکه 6 یا هفت قرارداد
توسعه میدان گازي با شرکت هاي داخلی و خارجی به ارزش 4.5 میلیارد دلار امضا و عملیات اجرایی آنها آغاز شده است، تصریح کرد: اقدام
هاي خوبی براي جمع آوري گازهاي همراه مشعل که به تولید گاز کشور کمک می کند، انجام شده است.اوجی با بیان اینکه پروژه هاي نیمه
کاره و اولویت دار سرلوحه کار وزارت نفت قرار گرفته است، اظهار کرد: به جرأت می گویم پروژه هاي تعریف شده در منطقه کم برخوردار

اولویت وزارت نفت است.



جهت دهی اعتبارات بانکی به سمت تولید با اجراي تامین مالی زنجیره اي
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جهت دهی اعتبارات بانکی به سمت تولید با اجراي تامین مالی زنجیره اي

 
عضو کمیسیون اقتصادي مجلس 

 
جهت دهی اعتبارات بانکی به سمت تولید با اجراي تامین مالی زنجیره اي 

عضو کمیسیون اقتصادي مجلس گفت: تامین مالی زنجیره اي تولید به خودي خود خیلی نقش موثري در کنترل نقدینگی ندارد، بلکه به
جهت دهی آن کمک خواهد کرد.به گزارش اقتصادسرآمد، محمد صفائی دلوئی در خصوص اینکه کدام یک از مسائل اقتصادي کشور به ویژه
در زمینه تفاهم نامه طرح تامین زنجیره اي بنگاه هاي تولیدي و اقتصادي بین وزارت صمت و هفت بانک عامل به دست خواهد آمد، به ایبنا
گفت: یکی از مشکلات اقتصادي در جامعه ما این است که زنجیره ارزش یعنی مجموعه عملیاتی که در یک صنعت به صورت زنجیرگونه انجام
می گیرد تا به خلق ارزش منجر شود، وجود ندارد یا خیلی ضعیف است، بنابراین طرح مورد اشاره می تواند در رفع این مشکل کمک کننده
باشد.وي در این خصوص اضافه کرد: دلیلی بر انجام عملیاتی کردن چنین طرحی وجود ندارد مگر اینکه کار جمعی در جامعه اي بسیار
ضعیف صورت گیرد و اساسا در انجام کار جمعی و تعاونی ناتوان عمل شود که متاسفانه همانطور که ابتدا هم اشاره کردم، در کشور ما این
مشکل وجود دارد. طرح تامین زنجیره اي کمک خواهد کرد تا به سمت زنجیره ارزش بیشتر حرکت کنیم. حداقل کمک طرح مورد بحث این
خواهد بود که به مشوقی براي کارجمعی تبدیل شود و بدون شک از این جنبه مثبت است زیرا حمایت بنگاه هایی که در این طرح جاي می
گیرد، نسبت به قبل بیشتر خواهد شد و در آینده هم این زنجیره ها تقویت و گسترش پیدا خواهد کرد. این عضو کمیسیون اقتصادي مجلس
شوراي اسلامی درباره نقش بانک ها به عنوان اجراکنندگان اصلی این طرح چنین توضیح داد: نقش بانک ها به عنوان تامین کننده اصلی
منابع مالی بدون تردید در این زمینه بسیار تشویقی خواهد بود، بطوریکه مسیر جدیدي براي آنها باز می شود. به این معنا؛ تا به امروز بعضا
مشاهده می کردیم که منابع بانک ها در برخی از حوزه ها به ویژه بانک هاي خصوصی به سمت سوداگري رفته است، این مسئله از تبدیل
منابع بانکی براي سوداگري تا حدود زیادي پیشگیري به عمل می آورد. نماینده مردم گناباد درخصوص کنترل نقدینگی و تورم از این مسیر
بیان کرد: تامین مالی زنجیره اي به خودي خود خیلی نقش موثري در کنترل نقدینگی ندارد، بلکه به جهت دهی آن کمک خواهد کرد و

 
جهت دهی نقدینگی (اعتبارات بانکی) به این معنا است که از حوزه سوداگري به سمت تولید و اشتغال سوق 

پیدا کند.



شهرهاي جدید در بودجه 1401نمی گنجند!

منبع: روزنامه اقتصاد سرآمدشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1400/11/22

شهرهاي جدید در بودجه 1401نمی گنجند!

 
در شهرهاي جدید دنبال چه هستیم،" اقتصاد سرآمد" گزارش می دهد 

 
شهرهاي جدید در بودجه 1401نمی گنجند! 

گروه راه و ساختمان - ایجاد شهرها و شهرك هاي جدید در مجاورت شهرهاي پر جمعیت راهبردي مورد توجه در تمامی دنیا است، اما به
منظور اجراي موفق این طرح لازم است شرایط اجتماعی و اقتصادي کشور و شهرهاي مختلف مدنظر قرار بگیرد و استانداردها و ضوابط به
درستی اجرا شود. کارشناسان شهري معتقد هستند که براي موفقیت ایجاد شهرهاي جدید و شهرك ها نیاز است که ابتدا این شهرها مکان

 
یابی خوبی داشته باشند و در نهایت خدمات زیربنایی و روبنایی آن به خوبی مهیا شود تا رغبت براي ساکن شدن در این شهرها افزایش یابد. 
به گزارش اقتصادسرآمد، پس از پیروزي انقلاب اسلامی، اهداف نظام در گسترش و تعمیق عدالت در همه عرصه ها و تأمین نیازهاي اساسی
مردم به خصوص مسکن، همچنین شرایط کشور و مسائلی چون نرخ رشد بالاي جمعیت و مهاجرت هاي گسترده به نقاط شهري، گسترش
بی رویه شهرهاي موجود خصوصاً کلان شهرها، نابسامانی نظام استقرار و سازمان فضایی سکونت گاه هاي انسانی، تشدید نیاز به احداث
مسکن شهري و محدودیت زمین غیرکشاورزي در درون شهرها و اراضی بلافصل آن، ضرورت ایجاد شهرهاي جدید را به عنوان یکی از
راهبردهاي اساسی توسعه شهري مطرح کرد. بر این اساس طرح احداث شهرهاي جدید در تاریخ 24 اسفندماه 1364 به تصویب هیأت

 
وزیران رسید و شرکت عمران شهرهاي جدید در تاریخ 27 خردادماه 1368 تشکیل شد. 

باید هدف اول مدیریت توزیع جمعیت در آمایش سرزمینی کشور مهیا و فراهم باشد. چرا که آنچه که براي ما مهم است ایجاد زمینه با
کیفیت براي زیست متناسب با فرهنگ و مبانی مکتبی ما است که این زیست فرهنگی و مکتبی به عنوان سر فصل زیست اسلامی مطرح می
شود و ما باید زمینه هایی ایجاد کنیم که ضمن توزیع متانسب و متوازن جمعیت در مکان هایی که قابلیت عملکرد شهر مطلوب را داشته
باشند بتوانیم با استفاده از این مدیریت توزیع جمعیت، ظرفیتهایی به وجود بیاوریم که هموطنان از زندگی در آن محل سکونت احساس

 
شادي داشته باشند. 

 
آیا شهرهاي جدید به اهداف خود رسیده اند؟ 

ایمان ابراهیمی کارشناس حوزه ساختمان در اینباره به روزنامه اقتصادسرآمد، گفت: هدف اول مدیریت توزیع جمعیت در آمایش سرزمینی
کشور است که این اتفاق به عنوان یک نگاه کاملا تخصصی در فضاي شهرسازي ایران شکل می گیرد. آنچه که براي ما مهم است ایجاد زمینه
با کیفیت براي زیست متناسب با فرهنگ و مبانی مکتبی ما است که این زیست فرهنگی و مکتبی به عنوان سر فصل زیست اسلامی مطرح
می شود و ما باید زمینه هایی ایجاد کنیم که ضمن توزیع متانسب و متوازن جمعیت در مکانهایی که قابلیت عملکرد شهر مطلوب را داشته
باشند بتوان با استفاده از این مدیریت توزیع جمعیت، ظرفیت هایی به وجود بیاوریم که هموطنان از زندگی در آن محل سکونت احساس

 
شادي داشته باشند. 

 
عدم تحقق زیست اسلامی در شهرهاي جدید 

به گفته کارشناس حوزه مسکن، یک زیست اسلامی ابعاد مختلفی دارد. ابعاد فرهنگی، اجتماعی و اقتصادي و حتی رویکرد سیاسی دارد. تا ما
بتوانیم با استفاده از مدیریت جمعیت، ظرفیت هاي سرمایه هاي سیاسی جامعه را هم افزایش دهیم. مواردي که در شهرسازي دولت هاي

 
دوازهم و سیزدهم نادیده انگاشته شد. 

او با بیان این مهم که، مهم ترین هدفی که روي این حوزه دنبال می شود توسط شهرهاي جدید باید با هویت هاي کاملا پایدار و اثربخش
باشد، افزود: شهري که براي سالیان سال قابلیت عملکرد احساس تعلق شهروندانی که در آن شهر زندگی می کنند را به وجود بیاورد.
احساس تعلق به محل زندگی از اهمیت ویژه اي در تولید مسکن برخوردار است و این رویکرد باید در دستور کار قرار بگیرد تا بتوان شهرهاي



با هویت و شهرهایی که در آینده به شهر تاریخی و ارزشمند تبدیل شود بتواند با یک رویکرد ارزشمندي نگاه زیست پذیري مناسب را در

 
خود به وجود بیاورد. 

 
در شهرهاي جدید دنبال چه هستیم 

امروزه در شهرهاي جدید نیازمند نگاه کلانی هستیم تا بر اساس ظرفیت هاي مدیریت و برنامه ریزي و طراحی شهري، اتفاقی را رقم بزنیم
که ضمن اینکه شهروندانی که امروز در این شهرها زندگی می کنند و احساس رضایت از زندگی در این شهرها دارند این محیط براي
آیندگان در سال هاي دور 50 سال و یا 100 سال بعد بتواند این ظرفیت و استقبال جذابیت جمعیت پذیري را داشته باشد.ظاهرا موضوعات
شهرهاي جدید جایگاه خاصی در بودجه ال آینده ندارند و لذا از منظر بودجه دولتی نمی توان اقدامی انجام داد و باید از طریق ایجاد ارزش
افزوده زمین هاي در اختیار اقدامات لازم را انجام شود چرا که تکیه بر بودجه دولتی تنها بر حواشی و مشکلات طرح ها در شهرهاي جدید
منجر شده است.زمان کوتاه براي شکل گیري هویت واقعی شهرها (برخی از شهرها در طول قرنها هویت یافته،به انسجام رسیده اند درحالی

 
که از طراحی ،اجرا و ساخت شهرهاي جدید زمان چندانی نمی گذرد. 

عدم ایجاد ارتباط متعادل و معقول بین کارکرد مسکونی این شهرها و اشتغال ،فرصتها و ظرفیتهاي شغلی .لذا مهاجرتهاي تناوبی و آونگی
روزانه و حتی فصلی در پی دارد. انتخاب مجموعه عناصر شهرسازي هم بخش اعظم موفقیت شهررا مشروط می کند. ایجاد مصنوعی یک

 
مرکز شهري (C.B.D) اگرچه آسان به نظر می رسد اما ایجاد قدرت جاذبه اي عملکردي در مقام اجرا امري بسیار مشکل می نماید . 

کنترل دائمی قیمت اراضی و مسکن ،بسیار دشوار است زیرا فعالیت دائمی بنگاهاي مسکن، بورس بازي زمین،عملکرد نامتناسب سازمان ها و
ارگان ها تعیین نرخ معین ارضی و مسکن را با معضلات بسیاري روبه رو می کند. بافت و ترکیب سنتی – جنسی جمعیت نیز در کوتاه مدت

چندان مطابق طرح هاي آزمایشی جمعیت پیش نخواهد رفت.



در بودجه 1401 تدارك خوبی براي مردم دید ه ایم
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در بودجه 1401 تدارك خوبی براي مردم دید ه ایم

 
تصویب 360 هزار میلیارد تومان براي ایجاد اشتغال در استان ها 

 
در بودجه 1401 تدارك خوبی براي مردم دید ه ایم 

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه مجلس با بیان اینکه در بودجه سال آینده تدارك خوبی دیده شده است، گفت: 360 هزار میلیارد تومان براي
اشتغال در خدمت استان ها قرار می گیرد.به گزارش اقتصاد سرآمد، حمیدرضا حاجی بابایی درراهپیمایی خودرویی 22 بهمن با تبریک این
روز با بیان اینکه این روزها، روزهاي سخت اقتصادي است؛ یکی از سوالات این است که انقلاب چه کرده با وجود گرانی و مشکلات اقتصادي
که وجود دارد، گفت: اینکه از مشکلات اقتصادي گفته شود حق است اما اینکه انقلاب چه کرد باید بدانیم انقلاب براي چه به وجود آمد تا به
این سوال به صورت واقعی پاسخ دهیم.وي با بیان اینکه اگر سوال این است که انقلاب براي ما چه کرد؟ جواب این است که انقلاب اهل بیت
را به دنیا شناساند و مردم ایران حرکت عاشورا را ادامه دادند، گفت: امروز شما مردم کنار امام و رهبري ایستادید؛ انقلاب اسلامی شهید
حججی را ساخت و امروز میلیون ها جوان مانند شهید حججی وجود دارد.رئیس کمیسیون برنامه و بودجه و محاسبات مجلس با بیان اینکه
اما سوال اقتصاد مشکل دارد هم وجود دارد، اظهار داشت: امروز اقتصادمان از نظر زیرساخت ها و توسعه کشور قابل مقایسه نیست اما در
حباب اقتصادي مشکل داریم، حباب اقتصادي یعنی گرانی هایی که دائم نخواهد بود، موقت است ما از این معابر عبور می کنیم.حاجی بابایی
افزود: در دنیا ما را تحریم می کنند تا دست از همه شهیدان و دست از عاشورا و کربلا برداریم، به ما فشار می اورند تا از اهل بیت دور شویم
اما امروز مردم نشان دادند که از این مسیر با وجود سختی ها جدا نمی شوند. وظیفه مسئولان این است که با وجود فشارها و سختی ها

 
تلاش کنند که از این معبر عبور کنیم امروز دولت و مجلس قدرتمندانه ایستادند تا از معبر عبور کنیم. 

وي با بیان اینکه در بودجه سال آینده تدارك خوبی دیده شده است، گفت: 360 هزار میلیارد تومان براي اشتغال در خدمت استان ها قرار
می گیرد، 120 هزار میلیارد تومان براي تولید و رشد تولید در کشور قرار داده شده و رقم هاي کلان دیگري براي اقدامات پیشران جمهوري

 
اسلامی که در پروژه هاي بزرگ کار شود بنابراین سال آینده نوید خبرهاي خوشی هستیم. 

حاجی بابایی با بیان اینکه سفارشم به دولت و مسئولان این است که کسانی در این کشور مسئولیت بگیرند که مثل مردم زندگی کنند،
گفت: دولت انقلابی به کسانی مسئولیت بدهد که اهل رانت نباشند، انقلابی یعنی شهید سلیمانی یعنی کسی که خودش را هزینه می کند تا

نظام بماند.



فعالیت بیش از سه هزار فروند شناور غیرمجاز در مناطق ساحلی خوزستان
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فعالیت بیش از سه هزار فروند شناور غیرمجاز در مناطق ساحلی خوزستان 

مدیرکل شیلات خوزستان گفت: بر اساس سرشماري صورت گرفته در ماه گذشته حدود سه هزار و 864 فروند شناور غیرمجاز در مناطق
ساحلی خوزستان و آب هاي شمال غرب خلیج فارس به فعالیت صید و صیادي مشغول هستند.به گزارش اقتصادسرآمد، فتح االله ابوعلی به
ماناافزود: فعالیت شناور هاي غیرمجاز و فاقد پروانه صید، آسیب هاي زیادي به ذخایر آبزیان صیدگاه هاي شمال غرب خلیج فارس وارد کرده
است.وي گفت: تنها یک هزار و 700 فروند شناور و قایق صیادي مجاز در مناطق ساحلی و آب هاي شمال غرب خلیج فارس فعال
هستند.مدیرکل شیلات خوزستان با اشاره به اینکه ذخایر و منابع آبزیان در شمال غرب خلیج فارس گنجایش این شناور هاي صیادي را
ندارد افزود: تنها راه حفاظت از ذخایر آبزیان دریایی، محدود کردن فعالیت شناور هاي غیرمجاز است.ابوعلی با اشاره به اینکه مالکان شناور ها
و قایق هاي صیادي فاقد پروانه و غیرمجاز بار ها خواستار صدور پروانه صید و قانونمند شدن فعالیت خود شده اند، افزود: ادامه روند صید
غیرقانونی، اشتغال صیادان داراي پروانه را با مشکلات زیادي رو به رو کرده است.وي با اشاره به روند کاهش صید دریایی به علت نادیده
گرفتن "دریابس" و صید در زمان تخم ریزي آبزیان در صیدگاه هاي شمال غرب خلیج فارس افزود: ادامه این روند به نابودي تدریجی ذخایر

و منابع آبزیان خلیج فارس منجر خواهد شد.
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استخرهاي ذخیره آب کشاورزي منابع بالقوه آبزي پروري

 
مدیر شیلات سازمان جهادکشاورزي آذربایجان شرقی 

 
استخرهاي ذخیره آب کشاورزي منابع بالقوه آبزي پروري 

مدیر شیلات و امور آبزیان سازمان جهادکشاورزي آذربایجان شرقی گفت: وجود استخرهاي ذخیره آب کشاورزي در مزارع کشاورزي استان
پتانسیل هاي بالقوه اي را در جهت تولید آبزیان فراهم آورده است.به گزارش اقتصادسرآمد، قاسم جعفروند با بیان اینکه امروزه محدودیت
هاي موجود در منابع آبی، از مشکلات مهم در آبزي پروري محسوب می شود گفت: تولید مواد غذایی در زمره تولیدات استراتژیک محسوب
شده و به همین دلیل در صدر برنامه ها و سیاست هاي مدیران قرار دارد چرا که نه تنها به عنوان یک موضوع انسانی بلکه به عنوان یک حربه
سیاسی مطرح می باشد.وي با اشاره به اینکه در حال حاضر تولید آبزیان به عنوان یکی از منابع پروتئینی با ارزش غذایی بالا در اکثر
شهرستان هاي استان با توجه به امکانات بالقوه موجود در حال گسترش می باشد، افزود: استفاده از آب و مدیریت بهینه آن از دیرباز توسط
کشاورزان در بحث توسعه اراضی زیر کشت مطرح بوده و مراحل پیشرفت خود را به شکل سنتی طی نموده است، استفاده از کانالهاي انتقال
آب، قنات ها و استخرهاي ذخیره آب از جمله تحولات انجام یافته در مدیریت استفاده از آب توسط کشاورزان سنتی بوده است و هم اکنون
وجود استخرهاي ذخیره آب کشاورزي در مزارع کشاورزي استان پتانسیل هاي بالقوه اي را در جهت تولید آبزیان فراهم آورده است.مدیر
شیلات و امور آبزیان سازمان جهاد کشاورزي استان با بیان اینکه توأم بودن پرورش ماهی با فصل زراعی، آسانی روش هاي تولید و ایجاد
درآمد قابل توجه آن، سبب پذیرش آبزي پروري از سوي کشاورزان نقاط مختلف روستایی استان شده است گفت: در بررسی هاي آماري
استان آذربایجان شرقی با وجود تعداد 200 استخر ذخیره فعال در بحث آبزي پروري جزو استان هاي پیشرو غیرساحلی در مدیریت منابع
آبی و افزایش سهم تولید آبزیان در استخرهاي ذخیره کشاورزي است.وي ادامه داد: تعداد قابل توجهی از استخرهاي ذخیره آب کشاورزي در
سطح استان موجود می باشند که با سازه خاکی یا بتنی صرفاً جهت استفاده کشاورزي ساخته شده اند و با توجه به ابعاد احداث شده بطور
متوسط امکان ذخیره 300 متر مکعب آب را دارا می باشند که با لحاظ نمودن شرایط کمی و کیفی و تجهیزات لازم امکان تولید 25 کیلوگرم
ماهی در هر متر مکعب آب استخر امکان پذیر می باشد.جعفروند افزود: بدیهی است استان آذربایجان شرقی با وجود بیش از 3 هزار باب
استخر ذخیره جهت استفاده بهینه از امکانات بالقوه آبی همچنین غنی سازي آب کشاورزي و افزایش تولید محصولات کشاورزي به دلیل
استفاده از آب غنی شده در مزارع، اشتغال زایی و جلوگیري از مهاجرت جوانان روستایی، افزایش بهره وري بالاي 200 درصد آب و افزایش

درآمد و سرانه مصرف آبزیان در نقاط روستایی آمادگی دارد و آنچه که در اهداف کلان این مدیریت متصور است.



پرورش ماهی "سی باس" با محصول متناسب سازي شده آب هاي شمال و جنوب

کشور
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پرورش ماهی "سی باس" با محصول متناسب سازي شده آب هاي شمال و جنوب کشور 

قفس هاي پرورش ماهی در دریا ساخته شده از سوي یکی از شرکت هاي فناور در جزیره کیش براي پرورش گونه اي از ماهیان به بهره

 
برداري رسید و به گفته این محققان، قفس هاي ساخته شده بر اساس نیاز و شرایط محیط آبی در شمال و جنوب کشور طراحی شده است. 

به گزارش اقتصادسرآمد، پرورش ماهی در قفس یکی از روش هاي متراکم پرورش ماهی است که علاوه بر امکان تراکم بسیار بالا، هزینه
سرمایه گذاري پایین تري در مقایسه با سایر روش هاي پرورش ماهی دارد. استفاده از قفس هاي پرورش ماهی در دریا علاوه بر مصرف بسیار
پایین آب شیرین، امکان استفاده از محیط طبیعی دریا براي رشد و نمو بهینه ماهیان را فراهم می آورد؛ چرا که آب دریا خدمات تصفیه آب،

 
اکسیژن رسانی، کنترل کیفیت و دما را به رایگان در اختیار پرورش دهندگان ماهی قرار می دهد. 

علاوه بر آن با توجه به محیط مناسب پرورش، رشد ماهیان بیشتر خواهد بود و کیفیت محصول تولیدي در مقایسه با سایر روش هاي مشابه

 
پرورش، بالاتر خواهد بود. 

ایران با دارا بودن خطوط ساحلی طولانی در شمال و جنوب، امکان تولید سالیانه قریب به یک میلیون تن ماهی از طریق پرورش ماهی در
قفس هاي دریایی را دارد. اجراي این طرح می تواند پاشنه آشیل تامین امنیت غذایی، توسعه مناطق ساحلی و مرزي، توسعه اشتغال پایدار و

 
توسعه اقتصادي کشور باشد. 

در این راستا یکی از شرکت هاي فناور که از سوي جمعی از محققان دانشگاه صنعتی شریف راه اندازي شده است اقدام به طراحی و ساخت
قفس درون دریا بر اساس استاندارد NS9415 کردند. آنها دراین طرح، موفق به طراحی و ساخت و نصب قطعات انواع قفس هاي شناور و

 
نیمه مغروق با ظرفیت 18 تا 125 تن،و فیدر پرتابل (غذا ده) و شوینده تور شدند. 

این محصول در جزیره قشم براي پرورش ماهی "سی باس" به بهره برداري رسیده است. سی باس از گونه هاي آسیایی گوشتخوار و قابل
پرورش در استخرهاي ایران است که علاوه بر رشد سریع و توانایی سازگاري با شرایط محیطی از بازار خوبی در داخل و خارج کشور برخوردار

 
است. 

امید نوریان از محققان یکی از شرکت هاي فناور فعال در حوزه صنایع دریایی در گفت و گو با ایسنا قفسه پرورش ماهی در دریا را از
محصولات فناورانه این شرکت دانست و گفت: ما علاوه بر قفس، خدمات فنی آن که شامل قفس پرورش، سیستم مهار و نگهداري آن را

 
عرضه می کنیم. 

وي اضافه کرد: در این طرح ما قفس پرورش ماهی را براي شرایط خاص ایران بومی کردیم؛ چرا که تاکنون قفس هایی که به صورت وارداتی
استفاده می شد از این رو طراحی هاي آن مناسب شرایط محیط آب هاي سرد بودند و ما در این پروژه اقدام به بومی سازي این فناوري بر

 
اساس شرایط آبی دریاي شمال و جنوب کردیم. 

نوریان، با بیان اینکه در این پروژه قفس را مناسب را شرایط محیط آبی خلیج فارس طراحی کردیم، خاطر نشان کرد: این قفس ها بر اساس
شرایط خیلج فارس و آب هاي ایران شامل شرایط دمایی و موج بهینه سازي کردیم تا بتوانیم هزینه سرمایه گذاري اولیه پرورش را براي بهره

 
برداران کاهش دهیم. 

این محقق با بیان اینکه تورهایی که براي این قفس ها استفاده می شود، از جنس هاي مختلفی است، یادآور شد: تور استفاده شده در قفس
هاي تولید شده در این شرکت، پلی اتیلن به عنوان بهترین جنس است که می توان از آن در آب هاي شمال و جنوب از آن استفاده کرد؛ چرا
که این جنس نسبت به سایر اجناس از نظر خزه بستن در شرایط بهتري قرار دارد و هم اینکه مقاومت بالایی در برابر کشش و حمله آبزیان

مهاجم دارد. 



نوریان، با بیان اینکه استفاده از این قفس ها در آب هاي شمال و جنوب تفاوتی ندارد، اضافه کرد: تنها تفاوت در نوع آبزیان پرورش داده شده
در این قفس است. در آب هاي شمال از این قفس ها براي پرورش ماهی قزل آلا استفاده می شود و در آب هاي جنوب براي پرورش ماهیانی
بومی این آب است.نوریان طراحی نرم افزارهاي ویژه این قفس ها را از دیگر خدمات این شرکت نام برد و گفت: این نرم افزارها شامل کدي
است که از طریق آن قادر خواهیم بود که طراحی بهینه قفس و سیستم مهار را اجرایی کنیم تا به هدف این طرح که شامل بهینه کردن

 
هزینه ها می شود، برسیم. 

وي از نصب این قفس ها در جزیره قشم خبر داد و یادآور شد: در این پروژه اولین مرزعه پرورش ماهی در قفس تماما بومی کشور با ظرفیت

 
375 تن در جزیره قشم راه اندازي شد. 

به گفته وي در این پروژه ماهس "سی باس" پرورش داده شده است و به زودي به بهره برداري خواهد رسید.به گفته وي پروژه دوم این طرح
در جزیره قشم را در حال انجام است.ایسنا



شهرهاي جدید در بودجه 1401نمی گنجند!

منبع: روزنامه اقتصاد سرآمدشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1400/11/22

شهرهاي جدید در بودجه 1401نمی گنجند!

 
در شهرهاي جدید دنبال چه هستیم " اقتصاد سرآمد" گزارش می دهد 

 
شهرهاي جدید در بودجه 1401نمی گنجند! 

گروه راه و ساختمان - ایجاد شهرها و شهرك هاي جدید در مجاورت شهرهاي پر جمعیت راهبردي مورد توجه در تمامی دنیا است، اما به
منظور اجراي موفق این طرح لازم است شرایط اجتماعی و اقتصادي کشور و شهرهاي مختلف مدنظر قرار بگیرد و استانداردها و ضوابط به
درستی اجرا شود. کارشناسان شهري معتقد هستند که براي موفقیت ایجاد شهرهاي جدید و شهرك ها نیاز است که ابتدا این شهرها مکان

 
یابی خوبی داشته باشند و در نهایت خدمات زیربنایی و روبنایی آن به خوبی مهیا شود تا رغبت براي ساکن شدن در این شهرها افزایش یابد. 
به گزارش اقتصادسرآمد، پس از پیروزي انقلاب اسلامی، اهداف نظام در گسترش و تعمیق عدالت در همه عرصه ها و تأمین نیازهاي اساسی
مردم به خصوص مسکن، همچنین شرایط کشور و مسائلی چون نرخ رشد بالاي جمعیت و مهاجرت هاي گسترده به نقاط شهري، گسترش
بی رویه شهرهاي موجود خصوصاً کلان شهرها، نابسامانی نظام استقرار و سازمان فضایی سکونت گاه هاي انسانی، تشدید نیاز به احداث
مسکن شهري و محدودیت زمین غیرکشاورزي در درون شهرها و اراضی بلافصل آن، ضرورت ایجاد شهرهاي جدید را به عنوان یکی از
راهبردهاي اساسی توسعه شهري مطرح کرد. بر این اساس طرح احداث شهرهاي جدید در تاریخ 24 اسفندماه 1364 به تصویب هیأت

 
وزیران رسید و شرکت عمران شهرهاي جدید در تاریخ 27 خردادماه 1368 تشکیل شد. 

باید هدف اول مدیریت توزیع جمعیت در آمایش سرزمینی کشور مهیا و فراهم باشد. چرا که آنچه که براي ما مهم است ایجاد زمینه با
کیفیت براي زیست متناسب با فرهنگ و مبانی مکتبی ما است که این زیست فرهنگی و مکتبی به عنوان سر فصل زیست اسلامی مطرح می
شود و ما باید زمینه هایی ایجاد کنیم که ضمن توزیع متانسب و متوازن جمعیت در مکان هایی که قابلیت عملکرد شهر مطلوب را داشته
باشند بتوانیم با استفاده از این مدیریت توزیع جمعیت، ظرفیتهایی به وجود بیاوریم که هموطنان از زندگی در آن محل سکونت احساس

 
شادي داشته باشند. 

 
آیا شهرهاي جدید به اهداف خود رسیده اند؟ 

ایمان ابراهیمی کارشناس حوزه ساختمان در اینباره به روزنامه اقتصادسرآمد، گفت: هدف اول مدیریت توزیع جمعیت در آمایش سرزمینی
کشور است که این اتفاق به عنوان یک نگاه کاملا تخصصی در فضاي شهرسازي ایران شکل می گیرد. آنچه که براي ما مهم است ایجاد زمینه
با کیفیت براي زیست متناسب با فرهنگ و مبانی مکتبی ما است که این زیست فرهنگی و مکتبی به عنوان سر فصل زیست اسلامی مطرح
می شود و ما باید زمینه هایی ایجاد کنیم که ضمن توزیع متانسب و متوازن جمعیت در مکانهایی که قابلیت عملکرد شهر مطلوب را داشته
باشند بتوان با استفاده از این مدیریت توزیع جمعیت، ظرفیت هایی به وجود بیاوریم که هموطنان از زندگی در آن محل سکونت احساس

 
شادي داشته باشند. 

 
عدم تحقق زیست اسلامی در شهرهاي جدید 

به گفته کارشناس حوزه مسکن، یک زیست اسلامی ابعاد مختلفی دارد. ابعاد فرهنگی، اجتماعی و اقتصادي و حتی رویکرد سیاسی دارد. تا ما
بتوانیم با استفاده از مدیریت جمعیت، ظرفیت هاي سرمایه هاي سیاسی جامعه را هم افزایش دهیم. مواردي که در شهرسازي دولت هاي

 
دوازهم و سیزدهم نادیده انگاشته شد. 

او با بیان این مهم که، مهم ترین هدفی که روي این حوزه دنبال می شود توسط شهرهاي جدید باید با هویت هاي کاملا پایدار و اثربخش
باشد، افزود: شهري که براي سالیان سال قابلیت عملکرد احساس تعلق شهروندانی که در آن شهر زندگی می کنند را به وجود بیاورد.
احساس تعلق به محل زندگی از اهمیت ویژه اي در تولید مسکن برخوردار است و این رویکرد باید در دستور کار قرار بگیرد تا بتوان شهرهاي



با هویت و شهرهایی که در آینده به شهر تاریخی و ارزشمند تبدیل شود بتواند با یک رویکرد ارزشمندي نگاه زیست پذیري مناسب را در

 
خود به وجود بیاورد. 

 
در شهرهاي جدید دنبال چه هستیم 

امروزه در شهرهاي جدید نیازمند نگاه کلانی هستیم تا بر اساس ظرفیت هاي مدیریت و برنامه ریزي و طراحی شهري، اتفاقی را رقم بزنیم
که ضمن اینکه شهروندانی که امروز در این شهرها زندگی می کنند و احساس رضایت از زندگی در این شهرها دارند این محیط براي
آیندگان در سال هاي دور 50 سال و یا 100 سال بعد بتواند این ظرفیت و استقبال جذابیت جمعیت پذیري را داشته باشد.ظاهرا موضوعات
شهرهاي جدید جایگاه خاصی در بودجه ال آینده ندارند و لذا از منظر بودجه دولتی نمی توان اقدامی انجام داد و باید از طریق ایجاد ارزش
افزوده زمین هاي در اختیار اقدامات لازم را انجام شود چرا که تکیه بر بودجه دولتی تنها بر حواشی و مشکلات طرح ها در شهرهاي جدید
منجر شده است.زمان کوتاه براي شکل گیري هویت واقعی شهرها (برخی از شهرها در طول قرنها هویت یافته،به انسجام رسیده اند درحالی

 
که از طراحی ،اجرا و ساخت شهرهاي جدید زمان چندانی نمی گذرد. 

عدم ایجاد ارتباط متعادل و معقول بین کارکرد مسکونی این شهرها و اشتغال ،فرصتها و ظرفیتهاي شغلی .لذا مهاجرتهاي تناوبی و آونگی
روزانه و حتی فصلی در پی دارد. انتخاب مجموعه عناصر شهرسازي هم بخش اعظم موفقیت شهررا مشروط می کند. ایجاد مصنوعی یک

 
مرکز شهري (C.B.D) اگرچه آسان به نظر می رسد اما ایجاد قدرت جاذبه اي عملکردي در مقام اجرا امري بسیار مشکل می نماید . 

کنترل دائمی قیمت اراضی و مسکن ،بسیار دشوار است زیرا فعالیت دائمی بنگاهاي مسکن، بورس بازي زمین،عملکرد نامتناسب سازمان ها و
ارگان ها تعیین نرخ معین ارضی و مسکن را با معضلات بسیاري روبه رو می کند. بافت و ترکیب سنتی – جنسی جمعیت نیز در کوتاه مدت

چندان مطابق طرح هاي آزمایشی جمعیت پیش نخواهد رفت.



منابع تامین اجتماعی حق الناس بوده و سوء استفاده از آن تعدي به حقوق صاحبان

واقعی است .

منبع: نبض خبرشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1400/11/22

نبض خبر : در این یادداشت که توسط روابط عمومی و امور فرهنگی اداره کل تامین اجتماعی گیلان منتشر گردید ، آمده است :
سازمان تامین اجتماعی به عنوان مجموعه اي عمومی و غیردولتی ، بزرگترین و گسترده ترین بیمه گر اجتماعی محسوب می گردد

که نیمی از جمعیت کشور را تحت پوشش خود دارد (...) نوشته منابع تامین ...

در یادداشتی با محور دست درازي ها به تامین اجتماعی ، هرگونه تعدي و سوء استفاده از منابع این سازمان توسط افراد به منزله دزدي

 
و تجاوز به حق الناس معرفی گردید . 

 
 

 
نبض خبر : در این یادداشت که توسط روابط عمومی و امور فرهنگی اداره کل تامین اجتماعی گیلان منتشر گردید ، آمده است : 

سازمان تامین اجتماعی به عنوان مجموعه اي عمومی و غیردولتی ، بزرگترین و گسترده ترین بیمه گر اجتماعی محسوب می گردد که نیمی

 
از جمعیت کشور را تحت پوشش خود دارد . 

این سازمان فاقد منابع دولتی بوده و از محل وصول حق بیمه ها با مشارکت بیمه شدگان و کارفرمایان و با ماهیت و کارکردي بیمه اي و بر

 
اساس قوانین و محاسبات آکچوئري اداره می گردد و از این رو تمامی منابع آن حق الناس می باشد . 

دامنه متنوع مخاطبان و تعهدات ، روزنه هاي موجود در برخی قوانین ، عدم آگاهی از نقش و اهمیت این سازمان در جامعه و آثار ناشی از
لطمات وارده بر پیکره آن ، ضعف فرهنگی و اقتصادي در برخی افراد ، برداشت هاي ناصواب از وظایف و ماموریتها ، تفسیرهاي غلط و منفعت
طلبانه از مقررات و ... همگی عواملی هستند که سبب شکل گیري سوء استفاده ها از تعهدات قانونی این مجموعه خدمتگزار بصورت من

 
غیرحق می گردد که نتیجه آن همچون موریانه اي در بلندمدت ویران نمودن و تخریب این سازمان را دربرخواهد داشت . 

ارسال لیست حق بیمه با دستمزدهاي غیرواقعی ، استفاده از شمولیت ناحق از گروههاي معافیت دار همچون کارگران ساختمانی و ... ، تلاش
براي ایجاد سابقه خلاف از طریق پیمانکاري ها و کارگاههاي دوستان و آشنایان ، پرداخت دستمزدهاي صوري بالاتر به صورت کاذب براي
بهره مندي از مستمري بیشتر ، سوء استفاده از خدمات درمان ، طلاق هاي صوري ، ازدواج دختران و زنان جوان با سالمندان برخوردار از
حقوق بازنشستگی ، تبانی هاي خلاف براي بهره مندي از مقرري بیمه بیکاري ، اشتغال هاي پنهان در دوران دریافت مقرري بیمه بیکاري ،



فرارهاي بیمه اي ، ... همگی مصادیقی است که آگاهانه و یا سهواً به صرف حق دانستن یا براي پر نمودن خلاء هاي ناشی از مشکلات
معیشتی در زندگی توسط افراد جامعه انجام شده و در واقع هر یک از این اقدامات به مثابه کشیدن چنگالی به صورت این سازمان و بخشی از

 
منابع آن را به ناحق از آن خود نمودن جلوه اي از دزدي و کلاهبردي و تجاوز به حقوق دیگران قلمداد می گردد . 

درواقع اینگونه افراد با دست کردن در جیب بیمه شدگان و کارفرمایان و بازنشستگانی که صاحبان واقعی این سازمان هستند دین بزرگی با
تعدي به حق الناس بر گردن خود باقی میگذارند و تارو پود این سازمان عظیم که متعلق به اقشار زحمتکش جامعه است را از هم گسسته و
با زیاد نمودن غیرواقعی مصارف تعهداتی و یا نپرداختن حقوق تکلیفی و یا سوء استفاده از مقرراتی که در اصل به آنها تعلق ندارد سبب برهم

 
خوردن بیشتر توازن منابع و مصارف و تهدید آن میگردند . 

نکته دیگر اینکه وضعیت شرکتهاي شستا و بدهی دولت ، شاید به سبب بزرگی ، همواره از سوي رسانه ها مورد نقد و بررسی قرار میگیرد
ولی از این منظر ، یعنی دهها هزار سوء استفاده صورت گرفته به ظاهر کوچک و پنهان در دل جامعه که توسط افراد عامه مردم که برداشت

 
هاي من غیرحق در بخش هاي مختلف تعهداتی را به تامین اجتماعی تحمیل می نماید مغفول مانده است . 

آثار این هجمه ها زمانی بیشتر نمایان میگردد که اگر تنها یک درصد از پرداختی هاي سازمان تامین اجتماعی در سطح کشور را مشمول این
موارد بدانیم با توجه به دامنه تعهدات حدود 25000 میلیارد تومانی تامین اجتماعی در هر ماه ، در واقع در هر ماه حدود 250 میلیارد تومان

 
و در هر سال 3000 میلیارد تومان از منابع حق الناس آن با تعدي این افراد به سرقت می رود . 

امید است به همت صاحبنظران و بویژه اصحاب رسانه ، با فرهنگ سازي و آشنایی بیشتر شهروندان با مفاهیم و قوانین و تکالیف و حقوق
متقابل در این عرصه و از بین بردن تعارض موجود در انتظارات غیرمنطقی و رفتارهاي نادرست در قبال این سازمان ، بتوانیم در صیانت و
پاسداري از آن که به مثابه امانتی براي آیندگان و میراثی از گذشتگان با ماهیتی مشاع و بین النسلی است کوشا بوده و بیشتر ایفاي نقش

 
نماییم . 



توسعه تفکر کارآفرینی در بین جوانان /کار در قالب گروه و جمع موفقیت بیشتر را

در پی دارد

منبع: ایسناشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1400/11/22

مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی لرستان گفت: با آموزش، توانمندسازي و سرمایه گذاري بلندمدت باید تفکر کارآفرینی و کار
جمعی و گروهی را باید در بین جامعه و جوانان تبلیغ و ترویج کرد.

علی آشتاب در مراسم اختتامیه طرح همگام با کارآفرینان
جوان پل دختر، با بیان اینکه فعالیت هاي کارآفرینانه و
خلاقانه در سایه آموزش هاي مهارتی، فرهنگ سازي و
توانمندسازي صورت می گیرد، اظهار کرد: باید با سرمایه
گذاري بلندمدت در زمینه آموزش و توانمندسازي، تداوم این
آموزش ها و همچنین ترویج فرهنگ کار و کارآفرینی و توسعه
تفکر کارآفرینانه و گسترش کار جمعی و گروهی زمینه رشد
اقتصادي و ایجاد اشتغال را در منطقه و استان خود فراهم

 
کنیم. 

مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی لرستان با تأکید بر
شعارهاي مقام معظم رهبري که توجه به اقتصاد مقاومتی و پتانسیل هاي داخلی است، تصریح کرد: با ظرفیت ها و داشته هایی که در منطقه
و استان وجود دارد با هماهنگی، همفکري و حمایت همه دستگاه هاي اجرایی از فعالین اقتصادي می توان رسیدن به توسعه و اشتغال را رقم

 
زد. 

وي به تخریب زیرساخت هاي منطقه پل دختر در سیل 98 به خصوص در حوزه کشاورزي اشاره کرد و گفت: سرمایه گذاري ها و امکانات
خوبی در این شهرستان در حال شکل گیري بود که قرار بود در این ایام به بهره برداري و به چرخه تولید ورود کنند که سیل ویرانگر موجب

 
عقب ماندگی وسیعی شد و این امکانات و زیرساخت ها را تخریب کرد. 

آشتاب در ادامه افزود: با ورود همه دستگاه هاي اجرایی به خصوص وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی در راستاي تحقق اقتصاد مقاومتی و
توسعه منطقه، توجه به بحث توانمندسازي و کارآفرینی را در دستور کار خود قرار داد و با طرح همگام با جوانان پل دختر با آموزش و سرمایه
گذاري در مرحله اول 100 نفر را در حوزه کارآفرینی اقدام به آموزش هاي مهارتی و خلاقانه کرد و با دادن تجهیزات لازم، امروز شاهد به ثمر

 
نشستن فعالیت کارآفرینانه این افراد باشیم. 

مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی لرستان بابیان اینکه امروز این افراد مهارت و راه کار کردن و درآمدزایی را یاد گرفته اند، تصریح کرد:
ضرورت دارد که این افراد با انتقال تجربه و مهارت و همچنین تفکر کارآفرینی در بین جامعه و جوانان و ادامه این حرکت بزرگ و حمایت
همه دستگاه هاي اجرایی در پرداخت امکانات و تسهیل شرایط در اختیار قرار دادن ابزار کار گامی مهم و تأثیرگذار در شکوفایی اقتصادي،

 
معیشت و اشتغال برداریم. 

در پایان این مراسم از 12 سرگروه هسته هاي کسب وکار برتر که با برنامه ریزي و هماهنگی زیرمجموعه ها و رسته هاي کاري خود منجر به

 
ایجاد شغل و درآمد کرده بودند تجلیل و تقدیر به عمل آمد. 



طرح همگام با جوانان کارآفرین از ابتداي امسال با همت و همکاري وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، دفتر توسعه ملل متحد (UNDP) و
اجرا توسط موسسه نوین طرح پارس و با مساعدت کارشناسان اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی لرستان براي اولین بار در ایران و در

 
شهرستان پل دختر برگزار شد. 

انتهاي پیام



کسب و کار در شرکت هاي 80 سانتی متري | تولد 56 استارت آپ از دل «توتیا»

منبع: همشهريشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1400/11/22

مرکز مرکز تسهیل و توسعه کسب و کار اجتماعی منطقه 10 در کارآفرینی آنلاین (توتیا) با تبدیل مدل کارآفرینی از سنتی به
آنلاین به خصوص در شرایط شیوع ویروس کرونا پیوند مستحکمی بین کارآفرینان و فناوري هاي روز برقرار و براي جوانان و

نوجوانان شغل ایجاد کرده است.

همشهري آنلاین - زهرا بلندي: مدیر مرکز توتیاي منطقه 10
و مدیر «شتاب دهنده ذوق» که سالهاست در حوزه استارت
آپ فعالیت می کند با بیان این موضوع، گفت: «جوانان و
نوجوانان در مرکز توتیاي منطقه 10 پشت یک میز 80 سانتی

 
متري صاحب شرکت و کسب و کار و درآمد می شوند.» 

مدیر مرکز توتیا با بیان اینکه شتاب دهنده ذوق کارش را از 2
سال پیش زیر نظر مرکز «تهران هوشمند» وابسته به
شهرداري تهران شروع کرد اما با تبدیل شدن اینجا به مرکز
تسهیل و توسعه کسب و کار اجتماعی(توتیا) منطقه 10، از
شهریور 1400 رشد مضاعفی را تجربه کرده تا حدي که اکنون

بیش از 50 شرکت دانش بنیان و خلاقِ ثبت شده و حدود 56 استارت آپ از دل این شتاب دهنده بیرون آمده است، تاکید کرد که این مرکز

 
نه تنها ایده پردازان طرح بلکه افراد متعدد دیگر هم به صورت غیرحضوري صاحب شغل شده اند. 

«محمدمهدي ذوالفقاري» در ادامه درباره شیوه همکاري با این مرکز و خدماتی که به شهروندان ارائه می شود، گفت: «مدرسه اشتغال طرحی
براي جوانان بالاي 18 سال است، مطابق این طرح از ایده هاي جوانان حمایت می شود و آنها را به مرحله مدل کسب و کار سوق می دهیم و

 
نقص هاي ایده را با کمک کارشناسان برطرف می کنیم. » 

او افزود: «اگر آنها ایده نداشته باشند هم پیشنهاد می شود که در یک دوره 3 ماهه کارورزي رایگان شرکت کنند و آموزش هاي مختص به
ورود به بازارهاي کسب و کار مانند بازاریابی و دیجیتال مارکتینگ، سئو، طراحی سایت و...را که براي ورود به بازار دیجیتال نیاز است به
صورت پایه بگذرانند سپس براي کسب تجربه بیشتر با استارت آپ هاي دیگر مشغول کار می شوند و می توانند کسب و کار خودشان را راه

 
بیندازند.» 

عنوان طرح دیگر «ثروت ساز» ویژه بچه هاي 7 تا 12 و 12 تا 16 سال است که برایشان کلاس هاي استعدادیابی برگزار می شود. طرح
«معلم آینده» هم دیگر طرح در حال اجراست که با همکاري اداره آموزش و پرورش به اجرا درآمده تا دانش دیجیتال معلمان را به روزرسانی

 
کند. 

علاقه مندان براي استفاده از این خدمات می توانند به نشانی میدان بریانک، خیابان عرب، خیابان پهلوانی، روبه روي حوزه علمیه، جنب
پارك 22 بهمن مراجعه کنند.



تحقیق و پژوهش محرك اصلی رشد اقتصادي کشور

منبع: روزنامه اسکناسشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1400/11/22

تحقیق و پژوهش محرك اصلی رشد اقتصادي کشور

به طور کلی انجام پروژه هاي بزرگ در کشور با استفاده از دانش نوین زمینه حرکت ما را در مسیر توسعه تولید هموار خواهد کرد. در
انجام پروژه هاي بزرگ باید به نحوي به سمت جلو حرکت کنیم تا هم تراز با دانش هاي نوین دنیا به توسعه در تولید دست پیدا کنیم، لذا
لازم است دانش و فناوري هاي نوین را تجربه کنیم زیرا یکی از راهکارهاي توسعه تولید پرداختن به همین موضوع دانش هاي نوین است. در
صنایع مادر مانند ذوب آهن و فولاد براي دستیابی به توسعه در تولید باید ضمن استفاده بهینه از نیروي کار به آنان مهارت آموزي در حوزه

 
فناوري داشته باشیم تا علاوه بر تحول در ایجاد اشتغال به افزایش بهره وري اقتصادي در کشور نیز دست پیدا کنیم. 

ادامه در همین صفحه



افزایش اقتصاد غیررسمی با اجباري شدن" اینماد"

منبع: روزنامه اسکناسشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1400/11/22

افزایش اقتصاد غیررسمی با اجباري شدن" اینماد"

گروه صنعت و تجارت: عضو هیئت مدیره سازمان نظام صنفی رایانه اي گفت: باید احراز هویت کسب وکار ها صورت گیرد، ولی نمی
توانیم بدون توجه به مقتضیات اقتصاد دیجیتال مقررات گذاري کنیم؛ اجبار اینماد قطعا باعث افزایش حجم اقتصاد غیررسمی و فرار مالیاتی
خواهد شد اجبار اینماد مشکلات کسب وکار هاي نوآورانه و جدید را بسیار بیشتر خواهد کرد و راه را براي خروج نخبگان هموار می کند. به
گزارش اسکناس، رضا قربانی در گفت وگو با میزان، با بیان اینکه اجباري شدن «اینماد» داراي تأثیر منفی بر اشتغال جوانان است، گفت: ما
در سال هاي گذشته در شرایطی بوده ایم که همه حوزه هاي اقتصادي رشد منفی داشته اند و تنها حوزه اي که رشد مثبتی را تجربه کرده
است، اقتصاد دیجیتال بوده است. اقتصاد دیجیتال و به نوعی اقتصاد نوآور حوزه اي است که ما نمی توانیم بدون توجه به مقتضیات آن
مقررات گذاري کنیم و با همان مدل هاي ذهنی قدیمی که مربوط به کسب و کار هاي گذشته است، آن ها را مدیریت کنیم. ما هرگز نگفته
ایم که مقررات گذاري و تنظیم گري انجام نشود بلکه گفته ایم الزام کردن مواردي که خام و نپخته است، قطعاً تأثیر منفی در توسعه اقتصاد
کشور و توسعه اشتغال خواهد داشت. اجبار اینماد مشکلات کسب وکار هاي نوآورانه و جدید را بسیار بیشتر خواهد کرد و راه را براي خروج
نخبگان هموار می کند. وي همچنین با انتقاد از آنچه که تحت عنوان نظارت پیشینی صورت می گیرد، افزود: ما در حال حاضر در حوزه
هایی که نظارت پیشینی وجود دارد، به این جمع بندي رسیده ایم که باید به سمت نظارت پسینی رفت؛ یعنی صرفاً با احراز هویت اجازه
بدهیم که افراد فعالیت خود را شروع کنند مگر در حوزه هایی که با سلامت جامعه در ارتباط است. الان شرایط دنیا به شکلی است که در
حوزه هایی مثل حوزه هاي مالی می توان فعالیتی را شروع کرد بدون اینکه مشروط به اخذ مجوز باشد و ایده هایی در دنیا مطرح شده است
که اجازه می دهد استارتاپ ها و کسب و کار ها در فضایی که مقررات گذاري نشده است، فعالیت کنند و بر مبناي مشاهده فعالیت هاي آن
ها مقررات گذاري و نظارت انجام می شود؛ بنابراین اصرار به اینکه ما باید حتماً کسب و کار را قبل از شروع به فعالیت بررسی کنیم، منجر به

این خواهد شد که ما نتوانیم تنظیم مقررات اثربخشی داشته باشیم.



راه خروج اقتصاد ایران از اوضاع بحرانی

منبع: روزنامه اسکناسشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1400/11/22

راه خروج اقتصاد ایران از اوضاع بحرانی

رییس اتاق بازرگانی ایران می گوید یکی از اصلی ترین گزینه هاي پیش روي اقتصاد ایران در برون رفت از شرایط فعلی، تولید فن
آورانه و صادرات محور است. به گزارش ایسنا، غلامحسین شافعی با اشاره به صحبت هاي اخیر مقام معظم رهبري درباره تولید و بهبود
شاخص هاي اقتصادي، اظهار کرد: نکته اي که براي بنده به عنوان یک فعال اقتصادي بخش خصوصی ارزنده بود، تعبیر ایشان از جایگاه
کارآفرینان و فعالان اقتصادي بود که آن ها را افسران جنگ اقتصادي خواندند و ایستادگی تولیدکنندگان در مقابل دشمن را در واقع جهاد و
از بزرگ ترین عبادت ها معرفی کردند. این اعتبار و جایگاهی که ایشان براي فعالان اقتصادي و تولیدکنندگان داخلی قائل هستند، به جرات
می توانم بگویم که در بین مسئولان اقتصادي کشور بی نظیر است. وي ادامه داد: بخشی از موانعی که در حال حاضر پیش روي
تولیدکنندگان و صادرکنندگان وجود دارد، ناشی از همین عدم همبستگی و باور به ظرفیت ها و توانمندي هاي فعالان بخش خصوصی است
که انشااالله با تاکیدات رهبري، این فضا بهبود پیدا کند. لذا امیدواریم که در انجام اصلاحات اقتصادي، رویکردي اقناعی و مشارکت جویانه
نسبت به مردم و بخش خصوصی دنبال شود. راه حل هاي گذشته پاسخگوي حل مشکلات امروز کشور نیست و در حال حاضر اقتصاد کشور
نیز دیگر فرصت و توان حرکت بر اساس آزمون وخطا را ندارد و باید بر اساس نظر کارشناسان و متخصصان حوزه اقتصادي، ریل گذاري
حرکت اقتصادي کشور را تغییر داد. رییس اتاق بازرگانی ایران با اشاره به برخی مشکلاتی که اقتصاد ایران در سال هاي گذشته با آن مواجه
بوده، تصریح کرد: همان طور که در صحبت هاي ایشان هم منعکس شده بود، به لحاظ شاخص هاي اقتصاد کلان، کشور به ویژه در دهه 90
از شرایط مطلوبی برخوردار نیست و ما با مشکلاتی از قبیل تورم، بیکاري، فقر و نابرابري روبه رو هستیم و تنها راه عبور از این مشکلات و
بهبود وضعیتی معیشتی و اقتصادي مردم، تولید فناورانه صادرات محور و اشتغال آفرین است که طی سالیان اخیر مرتباً توسط مقام معظم
رهبري به آن اشاره شده است و در این جلسه نیز چندین بار مورد تاکید قرار گرفت. شافعی افزود: ما به عنوان بخش خصوصی امیدواریم که
طبق صحبت هاي رهبري، قواي محترم سه گانه این سیاست را در اولویت اول خود قرار دهند. به این معنا که هر اقدام و یا دستورالعملی که
قرار است در هر کدام از قواي کشور به اجرا در بیاید با این اولویت سنجیده شده که آیا در مسیر تولید صادراتی مانع ایجاد می کند یا این
فعالیت ها را تسهیل می کند؟ آیا هزینه هاي تحمیلی به تولیدکنندگان و فعالان اقتصادي را افزایش می دهد یا باعث کاهش آن می شود؟
آیا موجب افزایش قدرت رقابت پذیري کالاهاي صادراتی کشور می شود و یا خیر؟ آیا این سیاست در راستاي تقویت بخش خصوصی مولد
عمل می کند یا خیر؟ وي با اشاره به برخی مشکلات تولیدکنندگان در اقتصاد ایران، گفت: براي نمونه یکی از مهم ترین مشکلات ساختاري
اقتصاد ایرآن که فشار سنگینی بر تولیدکنندگان تمامی حوزه ها وارد می کند، بی ثباتی محیط کلان اقتصاد ناشی از دو کانال جهش هاي
نرخ قیمت ارز و صدور قوانین و دستورالعمل هاي خلق الساعه است. این بی ثباتی، در عمل امکان هرگونه برنامه ریزي و سرمایه گذاري
بلندمدت را از تولیدکنندگان و فعالان اقتصادي بخش خصوصی سلب کرده است. لذا پیشنهاد بخش خصوصی به دولت در راستاي حمایت از
تولید آن است که اقدامات مبتنی بر پرهیز از شوك درمانی، ثبات بخشی به بازار ارز، کنترل تورم، احترام به حقوق مالکیت بخش خصوصی،
تسهیل و ساده سازي قوانین و مقررات و درنهایت مشارکت دادن ذینفعان بخش خصوصی و کارشناسان اقتصادي در فرآیندهاي تصمیم
گیري اقتصادي را در دستور کار قرار دهند. رییس اتاق بازرگانی ایران با اشاره به تحلیل هاي مقام معظم رهبري از مشکلات اقتصاد ایران،
توضیح داد: ایشان روي دو مورد از مهم ترین کانون هاي ناکارآمدي در نظام تصمیم گیري اقتصاد کشور دست گذاشته اند. بخش خصوصی
همواره آسیب هایی از بی برنامگی سیاست هاي اقتصادي دولت ها در گذشته متحمل شده است. شرایط سخت اقتصادي از قبیل تحریم ها،
کرونا و تنگناهاي مالی دولت، منجر به آن شده که سیاستمداران عموماً منافع بلندمدت کشور را به نفع ملاحظات کوتاه مدت و موقت قربانی
کنند. خروجی چنین شیوه تصمیم گیري، در قالب بی ثباتی و ناهماهنگی سیاست هاي اقتصادي دولت ها و هدر رفتن منابع و سرمایه هاي
ملی و نادیده گرفته شدن اولویت هاي توسعه اي کشور نمود پیدا کرده است. بنابراین با فرض رعایت الزامات و پیش نیازها و با کمک گرفتن
از نخبگان اقتصادي و فعالان بخش خصوصی و به دور از نگاه رانتی در طراحی این سند و همچنین پایبندي به اجراي کامل آن، این برنامه



می تواند با روشن کردن اولویت هاي صنعتی و پیش بینی پذیر کردن محیط اقتصادي کشور در بازه چندساله، قدمی بسیار مثبتی در راستاي
بهبود فضاي فعالیت براي تولیدکنندگان و فعالان اقتصادي بخش خصوصی ارزیابی شود.



تحقیق و پژوهش محرك اصلی رشد اقتصادي کشور
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ادامه از همین صفحه 

...موضوع تحقیق و پژوهش را جز برنامه توسعه اي و موضوعاتی که در حوزه تولید می تواند به ما کمک کند، باوجود بخش تحقیق و پژوهش
در بسیاري از واحدهاي صنعتی، مهم این است که به چه میزان به این موضوعات به طور جدي و حرفه اي توجه می شود تا حوزه تحقیق
پژوهش به عنوان یک محرك اصلی در رشد اقتصاد کشور تأثیرگذار باشد. در فرایند رشد براي حرکت رو به بالا استفاده از فناوري هاي جدید
دانش محور در صنعت براي ما بسیار جدي است. تشویق کارکنان و نیروي انسانی به مهارت آموزي و آموزش حرفه اي را نیز از مواردي است
که به ما در توسعه تولید کمک می کند، واحدهاي تولیدي باید نیروي کار خود را آموزش دهند به دلیل اینکه حوزه توسعه یک حوزه کاملاً
علمی است که توجه به آن نتایج جدي و خوبی را در پی خواهد داشت. استفاده از ظرفیت هاي انسانی داخلی سازمان هاي صنعتی و تولیدي
در حوزه جانشین پروري مهم را نیز دانست زیرا اطمینان کارکنان سازمان ها و واحدهاي تولیدي به این که در سطح رشد قرار خواهند گرفت
و در آینده به عنوان مدیر و تصمیم گیرنده فعالیت خواهند کرد آنها را تشویق می کند تا با عملکرد خلاقانه و طرح ایده هاي جدید به توسعه
تولید کمک کنند. انحصار موضوع مهمی است که در حوزه تولید باید از آن پرهیز شود به دلیل این که مانع توسعه تولید می شود، به عنوان
مثال در صنعت خودروسازي متأسفانه به دلیل انحصارهاي موجود این صنعت نتوانسته است آن چنان که شایسته و در شأن ملت ایران است
عمل کند. متأسفانه راه هاي انتقال دانش و فناوري هاي جدید در صنعت خودروسازي بسته شده است، درحالی که اگر در این حوزه فعالیت
بیشتري داشته باشیم ضمن دستیابی به توسعه اشتغال، اقتصاد و درآمدزایی بیشتر به بحث ارزآوري و صادرات هم می رسیم. درنتیجه
اقدامات ذکر شده تولید ناخالص داخلی ملی و سطح اقتصاد کشور افزایش پیدا خواهد کرد، اگر اشتغال براي مردم دغدغه نباشد و دستیابی
به شغل موردعلاقه براي جوانان امکان پذیر باشد مطمئناً بهره وري بیشتر خواهد شد و در اقتصاد خُرد هم ضریب جینی به سمتی حرکت

می کند که موجب رفاه بیشتر مردم بشود.



اخبار
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پول نفت؛ اقتصاد را دچار 

 
بیماري هلندي کرده است 

یک عضو کمیسیون انرژي اتاق بازرگانی گفت: پول نفت در هزینه جاري می شود که اقتصاد ملی را دچار مرض هلندي کرده و بیش از همه
به کم درآمدها آسیب می رساند، تا اصلاح نشود نباید نگران فروش و یا عدم فروش نفت باشیم. علی شمس اردکانی در گفت وگو با خبرنگار
اقتصادي ایلنا، درباره خسارات تحریم به صنعت نفت ایران اظهار داشت: ابتدا باید ببینیم در 70 سال گذشته پول نفت چگونه خرج شد.
اکنون هم بودجه نفتی نوشته شده یعنی در نظر دارند که دوباره پول آن صرف هزینه جاري شود. بنابراین درآمد نفت در هر برهه اي، چه
تحریم و چه غیرتحریم هر میزان هم بالا برود اگر در راستاي توسعه، ایجاد اشتغال و سرمایه گذاري کشور نشود، بهتر که نباشد. وي افزود: ما
اکنون در زمانی که نفت بهترین قیمت را پیدا کرده و شاید آخرین بار هم باشد غایب صحنه هستیم، چون بلد نیستیم در دنیایی که داد و

 
ستد دارد زندگی کنیم. تصور می کنیم چون در داخل کشور رانت خوري است در خارج از کشور هم می توانیم همین کار را انجام دهیم. 

 
سهم 50 درصدي ایران از بازار پتروشیمی حلبچه عراق 

رئیس کمیسیون حل اختلاف اتاق بازرگانی استان حلبچه عراق کیفیت محصولات پتروشیمی ایران را مرغوب عنوان کرد و گفت: هم اکنون
50 درصد از بازار محصولات پلاستیکی و پتروشیمی این استان در اختیار شرکت هاي ایرانی قرار دارد. به گزارش ایلنا به نقل از شرکت ملی
صنایع پتروشیمی ایران، خلیل حاجی حیا با بیان اینکه در پانزدهمین نمایشگاه ایران پلاست به توافق هاي خوبی در زمینه خرید محصولات
پلاستیکی و مواد اولیه پتروشیمی رسیده ایم، افزود: پس از این نمایشگاه، مذاکرات نهایی با شرکت هاي ایرانی به منظور عقد قرارداد انجام
می شود. وي با تأکید بر اینکه کیفیت محصولات پتروشیمی و پلاستیکی ایرانی در استان حلبچه عراق نسبت به دیگر کشورها بهتر است،
گفت: به نظر می رسد ایجاد دفاتر نمایندگی از سوي شرکت هاي ایرانی در این استان عراق می تواند تأثیر زیادي در روابط دو کشور داشته

باشد.



افزایش اقتصاد غیررسمی با اجباري شدن" اینماد"

منبع: روزنامه اسکناسشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1400/11/22

افزایش اقتصاد غیررسمی با اجباري شدن" اینماد"

گروه صنعت و تجارت: عضو هیئت مدیره سازمان نظام صنفی رایانه اي گفت: باید احراز هویت کسب وکار ها صورت گیرد، ولی نمی
توانیم بدون توجه به مقتضیات اقتصاد دیجیتال مقررات گذاري کنیم؛ اجبار اینماد قطعا باعث افزایش حجم اقتصاد غیررسمی و فرار مالیاتی
خواهد شد اجبار اینماد مشکلات کسب وکار هاي نوآورانه و جدید را بسیار بیشتر خواهد کرد و راه را براي خروج نخبگان هموار می کند. به
گزارش اسکناس، رضا قربانی در گفت وگو با میزان، با بیان اینکه اجباري شدن «اینماد» داراي تأثیر منفی بر اشتغال جوانان است، گفت: ما
در سال هاي گذشته در شرایطی بوده ایم که همه حوزه هاي اقتصادي رشد منفی داشته اند و تنها حوزه اي که رشد مثبتی را تجربه کرده
است، اقتصاد دیجیتال بوده است. اقتصاد دیجیتال و به نوعی اقتصاد نوآور حوزه اي است که ما نمی توانیم بدون توجه به مقتضیات آن
مقررات گذاري کنیم و با همان مدل هاي ذهنی قدیمی که مربوط به کسب و کار هاي گذشته است، آن ها را مدیریت کنیم. ما هرگز نگفته
ایم که مقررات گذاري و تنظیم گري انجام نشود بلکه گفته ایم الزام کردن مواردي که خام و نپخته است، قطعاً تأثیر منفی در توسعه اقتصاد
کشور و توسعه اشتغال خواهد داشت. اجبار اینماد مشکلات کسب وکار هاي نوآورانه و جدید را بسیار بیشتر خواهد کرد و راه را براي خروج
نخبگان هموار می کند. وي همچنین با انتقاد از آنچه که تحت عنوان نظارت پیشینی صورت می گیرد، افزود: ما در حال حاضر در حوزه
هایی که نظارت پیشینی وجود دارد، به این جمع بندي رسیده ایم که باید به سمت نظارت پسینی رفت؛ یعنی صرفاً با احراز هویت اجازه
بدهیم که افراد فعالیت خود را شروع کنند مگر در حوزه هایی که با سلامت جامعه در ارتباط است. الان شرایط دنیا به شکلی است که در
حوزه هایی مثل حوزه هاي مالی می توان فعالیتی را شروع کرد بدون اینکه مشروط به اخذ مجوز باشد و ایده هایی در دنیا مطرح شده است
که اجازه می دهد استارتاپ ها و کسب و کار ها در فضایی که مقررات گذاري نشده است، فعالیت کنند و بر مبناي مشاهده فعالیت هاي آن
ها مقررات گذاري و نظارت انجام می شود؛ بنابراین اصرار به اینکه ما باید حتماً کسب و کار را قبل از شروع به فعالیت بررسی کنیم، منجر به

این خواهد شد که ما نتوانیم تنظیم مقررات اثربخشی داشته باشیم.
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افزایش 2 برابري 

 
قیمت کالا از کارخانه تا بازار 

قائم مقام وزیر صمت، گفت: براساس مطالعه وزارت بازرگانی سابق روي اختلاف قیمت کالا از کارخانه تا بازار مشخص شد که قیمت مصرف
کننده نهایی دو برابر قیمت کالا درب کارخانه است که الان این تفاوت قیمت بیشتر نیز شده است. محمد صادق مفتح در گفت وگو با فارس
درباره «پویش خرید شفاف» و پروژه «درج قیمت تولیدکننده» گفت: فرایندهایی که هزینه اضافی به مصرف کننده نهایی تحمیل می کند در
واقع باعث به وجود آمدن گرانی می شود که مبناي پروژه درج قیمت تولید کننده به جاي قیمت مصرف کننده نیز مدیریت همین موضوع
است. وي یکی از معضلات نظام توزیع را متورم بودن حلقه توزیع و فروش کالا دانست و افزود: کالا پس از تولید دو بخش مهم توزیع و فروش

 
را طی می کند، شرکت هاي توزیع موضوع توزیع را در دستور کار دارند و فروش کالا نیز توسط فروشگاه هاي مختلف انجام می شود. 

 
دستیابی به توسعه متوازن اقتصادي و صنعتی با اجراي 48 مگاپروژه 

عضو اتاق بازرگانی تهران رویکرد دولت سیزدهم را براي استفاده از ظرفیت شرکت هاي بزرگ پیشران، اقدامی منطقی و هوشمندانه دانست و
گفت: اجراي 48 مگاپروژه صنعتی با منابع صنایع بزرگ، توسعه متوازن اقتصادي و صنعتی براي اقتصاد ایران به همراه خواهد داشت. «یحیی
آل اسحاق» در گفتگو ایرنا، طرح دولت براي اجراي 48 پروژه بزرگ صنعتی توسط منابع صنایع را بزرگترین سرمایه گذاري تاریخ اقتصادي
ایران دانست و اظهار کرد: سرمایه گذاري موتور محرکه رشد و توسعه اقتصادي است، چراکه افزایش سرمایه گذاري منجر به افزایش تولید،
ارزش افزوده، درآمد، رفاه و اشتغال می شود. وي افزود: مقوله سرمایه و سرمایه گذاري در فرآیند توسعه اقتصادي از اهمیت بسیار و بنیادي
برخوردار است. از این رو دولت براي دستیابی به یک اقتصاد پیشرفته و پویا باید توجه لازم بر وضع و اعمال قوانین و مقررات خاص، ایجاد
بسترها و بهبود زیرساخت هاي لازم براي استفاده بهینه از منابع، امکانات، ظرفیت ها و توانمندي ها و به کارگیري مدیریت اصولی، علمی و

 
منطقی معطوف داشته باشد تا موجب تحول و پیشرفت کشور شود. 

 
کمیسیون تلفیق بودجه موافق 

 
حذف ارز ترجیحی نیست 

نایب رئیس کمیسیون ویژه جهش و رونق تولید مجلس، گفت: زمزمه هاي حذف ترجیحی باعث افزایش نرخ کالاهاي اساسی است؛ هنوز
پیگیري هاي مجلس و دولت براي کنترل قیمت ها نتیجه بخش نبوده و همچنان شاهد افزایش روزانه قیمت ها در کشور هستیم. غلامرضا
نوري قزلجه در گفت وگو با خبرنگار اقتصادي ایلنا، در پاسخ به این پرسش که هر روز شاهد افزایش نرخ کالاهاي اساسی در کشور هستیم آیا
مجلس برنامه اي براي کنترل قیمت ها دارد؟ گفت: مجلس براي ایجاد سازوکار براي کنترل قیمت ها در کشور با حذف ارز ترجیحی مخالفت
کرد و تا به امروز هم در دیدگاه خود پافشاري کرده است. نماینده مردم بستان آباد در مجلس، تصریح کرد: خبر حذف ارز ترجیحی براي
واردات کالاهاي اساسی به بازار شوك وارد و ما شاهد افزایش نرخ ها شدیم؛ متاسفانه روند افرایش قیمت ها همچنان ادامه دارد ( حتی بعد از
خبر اجرایی نشدن آن) و ما هنوز نتوانستیم ترمز افزایش قیمت ها را بکشیم. این نماینده مردم در مجلس یازدهم نبود نظارت هاي میدانی
در دستگاه هاي ذي ربط را ضعیف عنوان کرد و افزود: کمیسیون هاي تخصصی مجلس با وزرا و معاونان آنها جلسات زیادي برگزار کردند از
آنها خواسته شد که در این زمینه شفاف سازي کنند و چرایی به وجود آمدن این مشکلات را براي مجلسیان باز کنند همچنین راهکارهاي

 
برون رفت از شرایط فعلی را نیز از آنها جویا شدیم. 

 
اکثر کارخانجات خودرو هاي مونتاژي در مناطق ویژه و آزاد هستند 



عضو هیئت علمی دانشگاه علم و صنعت گفت: اکثر کارخانجات تولید خودرو هاي مونتاژي در کشور در مناطق ویژه و آزاد دایر هستند و
هزینه هاي سربار سایر خودروسازان در داخل کشور را ندارند. باشگاه خبرنگاران جوان - سلمان ابراهیمی نژاد می گوید: وزارت صمت باید به
مسئله قیمت گذاري خودرو هاي مونتاژي داخل کشور ورود کند. یکی از خودروساز هاي مونتاژي، خودرویی را با قیمت یک میلیارد و 750
میلیون تومان قیمت گذاري کرده، در حالی که در بازار هاي کشور هاي همسایه قیمت این خودرو 20 تا 25 هزار دلار است. در بازار هاي
کشور هاي همسایه مانند قطر، با یک میلیارد و 750 میلیون تومان یا حدود 60 هزار دلار، می توان مرسدس بنز سی 400 مدل 2022

خریداري کرد. خودروساز هاي مونتاژي در سال هاي 97 تا 1400، 5 تا 11،5 درصد از سهم تولید خودرو را در اختیار گرفتند.



تجهیز 55 هزار هکتار از اراضی کشور به سیستم هاي نوین آبیاري

منبع: روزنامه اسکناسشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1400/11/22

تجهیز 55 هزار هکتار از اراضی کشور به سیستم هاي نوین آبیاري

معاون وزیر جهاد کشاورزي در امور آب و خاك گفت: در سال جاري تاکنون 55 هزار هکتار از اراضی کشور به سیستم هاي نوین

 
آبیاري مجهز شده است و 110 هزار هکتار دیگر نیز در دست اجراست. 

علی مراد اکبري روز سه شنبه در سفر به شهرستان مهران جهت افتتاح سامانه 120 هکتاري آبیاري نوین با بیان این که توسعه سامانه هاي
نوین آبیاري از مهمترین اولویت هاي دولت سیزدهم و وزارت جهاد کشاورزي است، اظهار داشت: براي تجهیز سیستم هاي نوین آبیاري

 
تاکنون 2 هزار و 500 میلیارد تومان اعتبار اختصاص یافته و 30 درصد آن تخصیص پیدا کرده است. 

وي افزود: همزمان با دهه فجر امسال، به فرمان وزیر جهاد کشاورزي یکهزار و 715 پروژه با سرمایه گذاري هفت هزار و 200 میلیارد تومان
در زیربخش هاي کشاورزي نقاط مختلف کشور افتتاح می شود که 53 درصد این طرح ها با اعتبار یک هزار و 250 میلیارد تومان در حوزه

 
آب و خاك است. 

معاون آب و خاك وزیر جهاد کشاورزي با بیان این که یکی از موثرترین برنامه هاي دولت براي مصرف بهینه آب و افزایش بهره وري، توسعه
سامانه هاي نوین آبیاري است، خاطرنشان کرد: بعد از پیروزي انقلاب اسلامی سیستم هاي نوین آبیاري توسعه و ارتقاي بیشتري پیدا کرد و

 
از 38 هزار هکتار سطح زیر کشت سیستم هاي نوین آبیاري پیش از انقلاب به بیش از 2.5 میلیون هکتار رسیده است. 

وي تاکید کرد: با توجه به کاهش محسوس نزولات جوي و انباشت خشکسالی، سیاست هاي وزارت جهاد کشاورزي در راستاي توسعه گلخانه

 
ها و انتقال گیاهان آب بر به محیط کنترل شده گلخانه هاست. 

علی مراد اکبري با بیان اینکه میزان گلخانه هاي کشور 27 هزار هکتار است، افزود: پتانسیل هاي گلخانه ها موجب افزایش 10 برابري اشتغال

 
و تولید محصولات و کاهش چشمگیر مصرف آب می شود. 

وي اضافه کرد: استان ایلام در زمینه توسعه سیستم هاي نوین آبیاري بعد از خوزستان در رتبه دوم کشوري قرار دارد و از 150 هزار هکتار
اراضی آبی استان بیش از 100 هزار هکتار آن به سیستم هاي نوین آبیاري مجهز شده است.



افتتاح 102 طرح تعاونی با اعتبار 2734 میلیارد تومان

منبع: روزنامه اسکناسشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1400/11/22

افتتاح 102 طرح تعاونی با اعتبار 2734 میلیارد تومان

102 طرح تعاونی با اعتبار 2734 میلیارد تومان و اشتغالزایی 7081 نفر در حوزه هاي تولیدي، خدماتی، توزیعی و مسکن به بهره
برداري رسید. به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، حجت االله عبدالملکی گفت: بر اساس سیاست هاي اقتصاد مقاومتی، تأکید ویژه اي بر نقش
آفرینی مردم در کارآفرینی و اشتغال وجود دارد. شاخص هاي بررسی عملکرد دستگاه هاي اجرایی در حوزه تعاون نیز تدوین می شود. به
گفته وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی از زمان شروع به کار دولت سیزدهم، پروژه زیست بوم ملی اشتغال جمهوري اسلامی ایران براي تعیین

شرح وظایف و تقسیم کار میان دولت و مردم آغاز به کار کرده است.



بهره برداري از ظرفیت جدید پالایشگاه نفت بوشهر در سال آینده

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  54  |  تاریخ: 1400/11/22

وزیر نفت گفت: سال آینده پالایشگاه نفت بوشهر با ظرفیت تبدیل 68 هزار بشکه در روز به بهره برداري خواهد رسید.

وزیر نفت گفت: سال آینده پالایشگاه نفت بوشهر با ظرفیت

 
تبدیل 68 هزار بشکه در روز به بهره برداري خواهد رسید. 

به گزارش خبرگزاري مهر جواد اوجی وزیر نفت در مصاحبه با
رادیو گفت: سرمایه گذاري و توسعه در صنعت نفت با توجه به
ذخایر عظیم نفت و گاز در کشور از مهمترین برنامه ها و

 
اولویت هاي دولت سیزدهم به شمار می آید. 

وي افزود: در ماههاي آینده سقف تولید نفت و گاز افزایش
چشمگیري می یابد اما براي جلوگیري از خام فروشی براي

 
احداث واحدهاي پتروپالایشگاهی برنامه ریزي هاي خوبی شده است. 

وزیر نفت اظهارداشت: تا سه سال آینده پالایشگاه ها هم از لحاظ کمی و هم کیفی رشد قابل توجهی خواهد داشت و این اقدامات علاوه بر

 
کاهش خام فروشی نفت و افزایش تولید محصولات پتروشیمی به افزایش اشتغال زایی نیز کمک شایانی خواهد کرد. 

وي تاکید کرد: تلاش ما بر این است که وابستگی بودجه کشور را به نفت کاهش دهیم و نفت خام را در پالایشگاه ها به فراورده هاي نفتی

 
تبدیل کنیم که ارزش افزوده چندین برابري براي کشور خواهد داشت. 

اوجی به اقدامات و برنامه هاي مهم وزارت نفت براي تأمین نیاز داخلی به انرژي و سوخت اشاره کرد و گفت: با اقدامات صورت گرفته در

 
زمستان امسال با وجود سرماي شدید نیاز داخلی مردم و صنایع به سوخت و انرژي تأمین شد. 

 
وي افزود: توجه به مناطق کم برخوردار با توسعه پالایشگاه ها از دیگر برنامه هاي وزارت نفت به شمار می آید. 

وزیر نفت گفت: یک ماه پیش اولین پالایشگاه نفت فوق سنگین با ظرفیت 35 هزار بشکه در روز به بهره برداري رسید و سال آینده نیز

 
پالایشگاه نفت بوشهر با ظرفیت تبدیل 68 هزار بشکه در روز به بهره برداري خواهد رسید. 

وي افزود: طی 4 سال آینده ظرفیت تولید پالایشگاه هاي کشور به بیش از یک میلیون و 460 هزار بشکه در روز خواهد رسید که تحول

 
بزرگی را در صنعت نفت کشور ایجاد خواهد کرد. 

اوجی اظهارداشت: توجه ویژه به تبدیل نفت خام به فراورده هاي پتروشیمی، اجراي طرح هاي کیفی سازي پالایشگاه ها با رعایت تمامی
استانداردهاي بین المللی براي حفظ محیط زیست، استاندارد سازي محصولات پتروشیمی و برنامه ریزي براي ارتقا کیفی همه پالایشگاه اي

کشور در حد استانداردهاي بین المللی از مهمترین اقدامات و برنامه هاي وزارت نفت در ماه ها و سالهاي آینده به شمار می آید.



تلاش وزارت صمت براي کنترل قیمت ها در بازار / نگرانی برخی
فروشگاه هاي بزرگ از قطع دست شان از جیب مردم

تلاش وزارت صمت براي کنترل قیمت ها در بازار / نگرانی برخی فروشگاه هاي بزرگ از قطع دست

شان از جیب مردم

منبع: رشت امروزشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1400/11/22

پایگاه تحلیلی اقتصادي رشت امروز ؛ سعید سیمیاري &– درج قیمت تولید روي کالا جدیدترین ابتکار دولت براي تنظیم بازارهاي
مختلف است. به رغم انتقادات مطرح شده نسبت به اجراي این طرح، هفته قبل رئیس سازمان حمایت مصرف کنندگان و

تولیدکنندگان به قطعیت در اجراي آن تاکید کرد. این اتمام حجت 12 تشکل صنعتی را بر ...

پایگاه تحلیلی اقتصادي رشت امروز ؛ سعید سیمیاري &–
درج قیمت تولید روي کالا جدیدترین ابتکار دولت براي تنظیم بازارهاي مختلف است. به رغم انتقادات مطرح شده نسبت به اجراي این طرح،
هفته قبل رئیس سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان به قطعیت در اجراي آن تاکید کرد. این اتمام حجت 12 تشکل صنعتی را

 
بر آن داشت تا در نامه به رئیس جمهوري خواهان توقف این طرح شوند. 

از ابتداي معرفی فاطمی امین به عنوان وزیر صنعتِ دولت سیزدهم، نگرانی ها نسبت به حذف قیمت مصرف کننده قوت گرفت. زیرا او پیش

 
از رسیدن به منصب وزارت به عنوان ایده پرداز درج قیمت تولید روي کالا شناخته می شد. 

فاطمی امین براي اجراي ایده خود به زمان زیادي احتیاج نداشت و در ماه هاي ابتدایی وزارت خود دستور درج قیمت تولیدکننده روي کالا
را صادر کرد. اقدامی که از همان ابتدا موافقان و مخالفان خاص خود را داشت. اما حالا با جدي ترشدن اختلافات فاز جدیدي از آن را مشاهده

 
می کنیم. 

چنانکه روز گذشته رئیس سازمان حمایت مصرف کننده و تولیدکننده در جلسه تنظیم بازار یکی از استان ها بر حدیت وزارت صنعت در

 
اجراي این طرح دستوري تاکید کرد 

اما واقعیت چیست ؟ دولت رییسی با اجراي این طرح به دنبال کنترل گرانی و حذف واسطه گري هایی است که سفره مردم را نشانه گرفته

 
است . 

از سال 97 وقتی فنر دلار در کشور رها شد و ارز هاي یارانه اي بی در و پیگر به عده اي داده شد ، برخی از بنگاه هاي اقتصادي بزرگ
سرمایه هاي خود را به حوزه هاي دیگر غیر از فعالیت هاي مولد جهت دادند و با منحرف کردن سرمایه هاي خود از مسیر کارآفرینی ، در
بخش خرید و فروش زمین و ملک سرمایه گذاري کردند ، براي اجراي این کار تنها عنوانی که می توانست پوشش و استتاري بر فعالیت هاي
جذاب و اقتصادي آنان باشد و در دام دستگاه هاي نظارتی هم قرار نگیرند ، لقب گرفتن نام کارآفرین بود و با پوشش تولید ، بنگاه اقتصادي و
کارآفرینی ، سرمایه هاي را به صورت نامشروع تحصیل نمایند که امروز همین پوشش ها ، ناهنجاري هاي متعددي را به کشور از قبل

 
گسترش فقر اقتصادي مردم به جامعه تحمیل کرده است. 

در این مدت برخی از فروشگاه هاي بزرگ یکی پس از دیگري در کشور ریشه دواندند ، البته بنجاق برخی از آنان را جستجو کنیم ریشه در

 
تولید مواد غذایی و بهداشتی دارند ، کالاهایی که از اقلام اساسی و پر مصرف روزانه مردم است. 

این فروشگاه جه بر سر تولید و سرانجام با سفره مردم چه کردند و چه بار سنگینی از گرانی را بر کشور تحمیل کرده اند که توانسته اند با
سود سرشاز از غفلت و ناتوانی دستگاهی مثل وزارت صمت در دولت گذشته کمر اقتصاد کشور را خم کنند ، فشاري که تحریم ها در مقابلش

 
قابل تحمل تر بود. 

این فروشگاه ها در کشور با ایجاد شعبه مرکزي و یا به صورت نشان سپاري ( فرانچایز) به قدرت در بازار دست یافتند ، برخی از آنان از تولید
شروع کردند ، اکنون داراي شبکه بزرگ پخش کالا و هم داراي فروشگاه هاي بزرگ و جالب تر اینکه برخی ها در در هر کوچه اي در کشور

 
یک فروشگاه زدند ، اینها ابتدا خرید مردم را نشانه گرفته و تخفیف هاي وسوه انگیز و غیر متعارف را به مردم پیشنهاد می دادند . 

یک تولید کننده در این باره از سوداگري آنان می گوید : سهم بازار را در اختیار داشتند ، فرضا یک رب را تولید کننده با 10 هزار تومان در



اختیار آنان قرار می داد که از این عدد 2 هزار تومان سود تولید کننده بود و قرار بود 2 هزار تومان سهم شرکت پخش و 2 هزار تومان هم
سهم فروشگاه باشد ، اما آنان به تولید کننده چه می گفتند ؛ می گفتند اگر قرار است وارد شلف فروشگاه شوید براي ما قیمت می زنید نه
براي خودتان و ما تعیین کننده هستسم نه شما ! چه اتفاقی می افتاد ؟! ربی را که قرار بود به مردم 14 هزار تومان فروخته شود را با درج
قیمت 29 هزار تومان تحویل می گرفتند و بجاي 2 هزار تومان سود هم یک هزار تومان سود به تولید کننده می دادند یعنی یک انحصار

 
بزرگ در حاشیه امن . 

او از سودجویی و نشانه گرفتن سفره مردم توسط این فروشگاه ها ، که دولت قبل با از عملکرد آنان بی خبر بود و یا خود را به خواب می زده
تا نها راحت تر دست در جیب ملت کنند اشاره می کند و به دولت رییسی با شعار و وعده اي که به ملت داده و سد راه سودجویی آنان شده
است ، ادامه می دهد: رب را در شلف ها 40 درصد تخفیف می زدند و بجاي سود 4 هزار تومانی از سهم فروشگاه و حنی شرکت پخش که از
آن آنان می شد ، 1 هزار تومان از سهم تولید کننده را می بلعیدند و با چهار هزار تومان سهم قبلی و چهار هزار تومان سهم مانده از تخفیف
و جمعا 9 هزار تومان در یک قلم کالا به این شیوه سود می بردند و این چنین با قیمت کالاهاي اساسی و روزمره کشور که کالاهایی مثل

 
مواد غذایی و شوینده ها و بهداشتی بوده ، بازي می کردند. 

اما منشا برخی پول ها در کشور کجاست و برخی با نام تولید و بنگاه هاي اقتصادي چطور فکر دستگاه هاي نظارتی را منحرف می کنند ؟
این افراد در این مدت به شدت در داخل کشور زمین و ملک خریدند و برخی هم از پول هایی که از همین مسیر در آوردند از پول و سرمایه

 
مملکت در خارج از ایران باز روي خرید ملک هزینه کردند. 

اینها بهترین پوشش براي فهالیت هاي افتصادي سوداگرانه خود را تولید و بنگاه هاي اقتصادي بزرگ دیدند چون هر زمان اگر فشاري بر آنان
وارد می شد اخراج کارگران را به رخ دولتی ها می کشاندند ، در حالی که برخی از آنان آنچنان ارزهاي یارانه اي از دولت گرفتند و این ارز ها
بجاي اینکه در تولید و اشتغال هزینه می شد ، صرف زمین و کالاهاي لوکس شد، که اگر برخی از آنان کل سرمایه هاي تولید و کارخانه شان
را محاسبه کنید یک پنجم ارزهاي گرفته شده به قیمت روز نیست ضمن اینکه زمین هایی که برخی آنان در طول سال هاي قبل با همین

 
ارزها خریده اند امروز با چه ارزش افزوده اي روبرو است؟ 

بنابراین وزیر صمت رویه اي را که در پیش گرفته است به سود سفره مردم است و در اجراي این طرح به زعم برخی شرکت هاي پخش ،
مشکلاتی وجود دارد که وزارت صمت سود ناخالص را دیده است در صورتی که وزارت صمت می باید سود خالص را می دید و براي شرکت
هاي توزیع که با هزینه هاي زیادي روبرو هستند این سود را در نظر می گرفت . باز به زعم آنان اجراي این شیوه وزارت صمت به نفع مردم ،
تولید کننده است که در صورت دیده شدن سود واقعی شرکت هاي پخش ، منافع اي را که سال قروشگاه هاي بزرگ برده اند ، با حذف

 
هزینه هاي سربار بر مردم از محل سودجویی هاي که عنوان شد، زنجیره تولید تا مصرف با ثبات قیمتی مناسبی روبرو خواهد یود. 

یک مدیر ارشد بازرگانی هم از پدیده جدیدي اشاره می کند و می گوید : اخیرا پدیده هاي جدیدي در برخی فروشگاه ها در حال بروز است

 
که باز به ضرر مردم و تولید کننده است . 

وي در توضیحی بیشتر در این رابطه می افزاید: قرار دادهایی را که برخی فروشگاه هاي بزرگ با تولید کننده براي ورود محصول به شلف
فروشگاه می بندند معروف به قرار داد ترکمنچاي است .در این قرار به تولید کننده گفته می شود براي ورود به شلف هر فروشگاه می باید
مبلغ 50 میلیون تومان پرداخت کنید و اگر این فروشگاه داراي 5 شعبه باشد و تولید کننده قرار باشد محصول خود را وارد هر 5 شعبه آن
فروشگاه نماید می باید 250 میلیون تومان به فروشگاه بزرگ پرداخت کند ،این درحالی است که این ورودي هیچ گاه به او بر نمی گردد !

 
مهمترین سوال این است که این ووردي قرار است از کدام سود تولید کننده پرداخت خواهد شود ! 

 
روال قیمت مصرف کننده مشکلاتی دارد و در دنیا این نحوه ممنوع است 

اما سید رضا فاطمی امین اخیرا در آخرین اظهار نظر خود در بهمن ماه گفت: در اصلاح ساختار بازار پروژه اي از دو ماه گذشته به نام درج

 
قیمت تولیدکننده به خاطر احتمال عدم شفافیت و افزایش قیمت آغاز کردیم. 

به گفته وزیر صمت روال قبلی یعنی درج قیمت مصرف کننده مشکلاتی دارد و در دنیا این نحوه درج قیمت، ممنوع است و تخلف محسوب

 
می شود. 

وزیر صمت با بیان اینکه این پروژه از سه ماه قبل آغاز شده است، گفت: سه هزار قلم کالا تاکنون مشمول درج قیمت تولیدکننده شده است.

 
قیمت مصرف کننده حداکثر 30 درصد بیشتر از قیمت تولیدکننده است. 

وي افزود: این کار باعث شد در بیش از 1500 قلم کالا شاهد کاهش قیمت ها باشیم. این طرح، در گام نخست یک سري قیمت هاي مازاد را

 
کاهش داده است و در مرحله بعد باعث رقابت و بهره وري و نظام توزیع به نوعی بهره ورتر خواهد شد. 



فاطمی امین انجام این پروژه را براي مصرف کننده بسیار مفید دانست و بیان کرد: قیمت، شفاف می شود و هم قیمت برخی کالاها 30 تا 40

 
درصد کاهش داده است و هم براي ما به عنوان دولت نظارت را آسان تر می کند. 

وي افزود: وقتی قیمت تولیدکننده درج می شود افزایش قیمت راحت تر قابل کنترل است. این طرح هم انضباط می دهد و هم نظارت بر

 
بازار را آسان کرده و موجب کاهش قیمت ها می شود. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه اجراي این پروژه در 6 مرحله است، گفت: تاکنون 3 مرحله اجرا شد و مرحله چهارم 23 بهمن اجرا

 
می شود. 

وي درباره چگونگی کنترل قیمت برخی اقلام اساسی مانند لبنیات و برنج با توجه به نزدیک شدن ایام عید گفت: کنترل قیمت این اقلام در

 
حوزه وزارت جهاد کشاورزي است. 

وي تورم را بیماري مزمن اقتصاد ایران دانست و یادآور شد: انتظار نمی رود در 6 ماه تورم صفر شود اما خبر خوش این است نرخ تورم کاهش

 
یافت. 

فاطمی امین با تاکید بر مؤثر بودن توزیع اینترنتی برخی اقلام تصریح کرد: توزیع اینترنتی به تثبیت قیمت کمک کرد. قیمت ها قبل از این

 
مشخص نبود و الان مرجع قیمتی درست شد. 

 
بررسی و بازبینی طرح درج قیمت تولیدکننده 

اما کارگروه تنظیم بازار چه کرد و قرار شد چه آینده اي را پیش روي این طرح فاطمی امین شاهد باشیم.در این کارگروه مقرر شد: طرح

 
«درج قیمت تولیدکننده» روي کالا به منظور اهتمام بیشتر بر نحوه اجراي صحیح طرح، بررسی و بازبینی شود. 

با تصویب کارگروه تنظیم بازار اجراي طرح درج قیمت تولیدکننده روي محصولات بررسی و بازبینی می شود.  در جلسه 169 کارگروه تنظیم
بازار درخصوص روند اجراي طرح درج قیمت تامین کننده (تولیدکننده و واردکننده) بر روي کالا با توجه به مشکلات ایجادشده براي
تولیدکنندگان و عمده فروشان مقرر شد به منظور اهتمام بیشتر در نحوه صحیح اجراي طرح با محوریت سازمان حمایت مصرف کنندگان و
تولیدکنندگان و همکاري معاونت هاي تخصصی وزارت صنعت، معدن و تجارت و ستاد تسهیل و رفع موانع تولید، بررسی و بازبینی لازم به
عمل آید. معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت در فاز دوم طرح درج قیمت تولیدکننده بر روي کالاها اعلام کرد: بخشنامه درج قیمت
تولیدکننده به منظور شفاف سازي قیمت ها و روزآمدسازي شیوه نظارت بر بازار به همه انجمن هاي صنایع غذایی و کنسروسازي، سلولزي،
بهداشتی و آرایشی، کارخانجات، تولیدکنندگان و صادرکنندگان ماکارونی و لنت ترمز ابلاغ شد. طبق این بخشنامه، همه واحدهاي
تولیدکننده و واردکننده انواع لنت ترمز، فیلتر روغن، روغن موتور، محصولات شوینده، محصولات سلولزي، سس، رب، کنسروها، ترشیجات و
ماکارونی، به منظور جلوگیري از سوء استفاده هاي احتمالی و اجحاف در حق مصرف کنندگان و تولیدکنندگان مکلفند از تاریخ 19 دي ماه
سال جاري نسبت به درج قیمت تولیدکننده/ واردکننده که دربرگیرنده مجموع هزینه ها و سود قانونی واحدهاي تولیدي/ وارداتی با احتساب

 
مالیات ارزش افزوده است، اقدام کنند 

بنا به اعلام عباس تابش تاکنون 3300 قلم کالا در طرح درج قیمت تولیدکننده شناسایی شده اند و 1700 قلم کالا هم با قیمت هاي جدید

 
به فروش می رسند. او همچنین اعتقاد دارد که این طرح به واقعی شدن قیمت کالاها کمک می کند. 

تابش همچنین در رابطه با تاثیر این اقدام بر قیمت ها گفت: در بررسی اولیه قیمت 1800 قلم، شاهد کاهش سه تا 65 درصدي قیمت کالا

 
در سطح عرضه بوده ایم. 

 
مکاتبه تشکل ها با رئیس جمهوري 

پس از سماجت وزارت صنعت بر درج قیمت تولید روي کالا، اصناف موضوع را به نهادهاي بالاتر کشاندند. چنان که 12 تشکل صنعتی در

 
نامه اي به رئیس جمهوري خواستار توقف موقت طرح شفاف سازي نظام توزیع از طریق درج قیمت تولیدکننده روي محصولات شدند. 

البته امضاکنندگان این نامه نیز معتقدند که اگر این طرح اصولی، حساب شده و با ایجاد بسترهاي لازم و در زمان مناسب اجرا شود، محاسن
متعددي خواهد داشت. اما 15 عیب هم براي آن برشمرده اند که ازجمله آن ها می توان به افزایش بیکاري، رشد قاچاق، کاهش تولید و

 
درنهایت افزایش قیمت ها اشاره کرد. 

پیشنهاد این 12 تشکل حذف موقت طرح مذکور است. آن ها خواسته اند تا کارگروه تخصصی تشکیل شود و با تعیین ضریب افزایش قیمت

 
در هر حلقه تولید کالا به دست مصرف کننده برسد. 

 
سود به صورت شفاف در شلف درج شود 

رییس انجمن ملی حمایت از حقوق مصرف کنندگان ضمن بیان اینکه، خرده فروشان می بایست نسبت به نصب برچسب قیمت مصرف



کننده با لحاظ سود و هزینه هاي مصوب اقدام نموده و همچنین درصد سود اعمالی را بصورت شفاف بر روي کالاها و یا شلف فروشگاه درج
کنند، افزود: براي اجراي موفق این طرح نیاز به همراهی و همکاري همه مجریان و مرتبطان طرح شامل دستگاه هاي نظارتی، بنگاه هاي

 
تولیدي، توزیعی و صنفی، تشکل هاي مردم نهاد و از همه مهمتر آحاد مردم به عنوان جمعیت بزرگ مصرف کنندگان است. 

وي عنوان کرد: با توجه به اینکه این طرح نوپاست بنابر این در ابتداي اجراي طرح طبیعتاً اشکالات و نواقصی وجود دارد که باید با هم افزایی
و همفکري، نواقص شناسایی و در کمترین زمان ممکن راه حل مطلوب ارایه شود تا تمام ذي نفعان طرح از تولید کننده تا مصرف کننده از
مزایاي طرح برخوردار شوند. لذا این انجمن در راستاي اجراي مطلوب طرح، ضمن همکاري لازم با دولت و ارایه راهکارهاي تکمیلی به دست
اندرکاران در جلسات، در صدد تبیین موضوع و تشریح آن به مردم عزیز با همکاري سایر انجمن هاي استانی و شهرستانی سراسر کشور می

باشد تا به حول و قوه الهی حرکتی در جهت شفافیت و بدنبال کاهش قیمت ها و رضایت مصرف کنندگان صورت گیرد.



گسترش خدمت رسانی و ارتقاي شاخص هاي عملکردي وزارت مردم در مسیر گام

دوم انقلاب

منبع: سپاهان نیوزشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1400/11/22

پیام سپاهان - دکتر «حجت االله عبدالملکی» وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در پیامی چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب
شکوهمند اسلامی را به ملت شریف ایران خصوصاً جامعه کارگران، کارفرمایان، بازنشستگان و تعاونگران تبریک گفت.

پیام سپاهان - دکتر «حجت االله عبدالملکی» وزیر تعاون، کار و
رفاه اجتماعی در پیامی چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب
شکوهمند اسلامی را به ملت شریف ایران خصوصاً جامعه

 
کارگران، کارفرمایان، بازنشستگان و تعاونگران تبریک گفت. 

 
در این پیام آمده است: 

یو م االله 22 بهمن قاموس بلندي از آرزوي دیرین یک ملت در
مبارزه با استبداد رژیم پوشالی پهلوي و یادآور آن چیزي است
که امام راحل مان برایمان به ارمغان آورد. ”استقلال ” ،

 
“آزادي” و ”جمهوري اسلامی” این هدیه الهی و ره آورد مجاهدت پیشگامان نهضت مردمی در 22 بهمن 1357 ؛  

بی تردید 22 بهمن مظهر وحدت،همدلی و سرآغاز پی افکندن جامعه اي است که با مبارزات حق طلبانه زیباترین کنش دوران را بر مبناي

 
اخلاق و ارزش هاي انسانی و اسلامی خلق کرد و اراده ملت ، تعیین کننده و تضمین گر همه ارکان حاکمیت شد. 

امروز نیز ملت ایران یکپارچه تحت راهبري هاي داهیانه و حکیمانه رهبر معظم انقلاب مدظله العالی و همان گونه که در "بیانیه گام دوم
انقلاب" بیان فرمودند : "انقلاب اسلامی پس از نظام سازي، به رکود و خموشی دچار نشده و نمی شود و میان جوشش انقلابی و نظم سیاسی
و اجتماعی تضاد و ناسازگاري نمی بیند.." برهمین اساس نیز همچنان استوار و پابرجا به پیش می رود و هیچ چیز نمی تواند در این انسجام

 
و یکپارچگی خللی وارد کند. 

مجموعه وزارت مردم نیز تلاش می کند همسو با گفتمان حضرت امام راحل عظیم الشان و منویات مقام معظم رهبري و در اجراي "بیانیه
گام دوم انقلاب اسلامی" به عنوان تجدید مطلعی که براي «دومین مرحله ي خودسازي، جامعه پردازي و تمدن سازي» خواهد بود با روحیه
جهادي در مسیر خدمات رسانی به آحاد ملت شریف ایران اسلامی قرار گرفته و امروز در سالروز پیروزي انقلاب شکوهمند اسلامی با افتخار
اعلام می کند ارتقاي شاخص هاي کمی و کیفی عملکردها و دستاوردهاي حوزه تعاون،کار و رفاه اجتماعی و آغاز چهار کلان پروژه شامل
ساماندهی صندوق هاي بازنشستگی و تأمین اجتماعی، اصلاح نظام مدیریتی شرکت هاي تابعه ، شاخص هاي بررسی عملکرد دستگاه هاي
اجرایی در حوزه تعاون ، اجراي سیاست هاي اقتصاد مقاومتی و نقش آفرینی مردم در کارآفرینی و اشتغال یعنی زیست بوم ملی اشتغال
جمهوري اسلامی ایران براي تعیین شرح وظایف و تقسیم کار میان دولت و مردم را مرهون همین رویکرد می دانیم، امامعتقدیم این تلاشها

 
کافی نیست و باید آن را تکمیل کرد .  

از همین رو اینجانب و همکارانم در وزارت مردم با خداي خود و ملت بزرگ ایران عهد می بندیم با تمام توان آرمانهاي انقلاب اسلامی را که
حاصل پایمردي و ایثار و از خود گذشتگی مجاهدان فی سبیل االله و هزاران شهید والامقام است پاسداشته و تمام تلاش خود را براي اجراي
هرچه شایسته تر گام دوم، انقلاب «که آرمان بزرگش ایجاد تمدن نوین اسلامی و آمادگی براي طلوع خورشید ولایت عظمی (ارواح نافداه)
هست» در خدمت رسانی هرچه بهتر به محرومان، اقشار آسیب پذیر ، جوانان، بازنشستگان ، کارگران، کارفرمایان و تعاونگران عزیز به

 
کارگیریم .  

اینجانب به عنوان فرزند کوچک ملت ایران با گرامیداشت سالروز پیروزي انقلاب شکوهمند اسلامی و اداي احترام به تمام شهداي گرانقدر
انقلاب و امام عزیزمان (ره)، فرا رسیدن چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب شکوهمند اسلامی را به محضر مقام معظم رهبري مدظله



 
العالی ، ملت شریف ایران به ویژه خانواده بزرگ وزارت مردم تبریک می گویم .  

 
حجت االله عبدالملکی 

 
وزیرتعاون،کار و رفاه اجتماعی 

 
22 بهمن 1400 12:47 

 
کد خبر : 257,288 

نظرات بینندگان



روزنامه اطلاعات - پیشنهاد معامله «رمزارزها» در قالب صندوق سرمایه گذاري در

بورس

منبع: روزنامه اطلاعاتشماره خبر:  57  |  تاریخ: 1400/11/22

; مبادله رمز ارزها در بورس ایران دارد یا خیر، افزود: تاکنون تصمیم گیري

رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار گفت: در مورد معامله رمز ارزها در بورس ایران پیشنهاداتی ارائه شده است، مبنی بر اینکه

 
رمزارزهایی که در داخل کشور تولید شدند در قالب صندوق سرمایه گذاري معامله شوند. 

مجید عشقی در گفت گو با ایرنا در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه آیا سازمان بورس برنامه اي براي مبادله رمز ارزها در بورس ایران دارد یا

 
خیر، افزود: تاکنون تصمیم گیري نهایی در مورد معامله رمز ارزها در بازار سرمایه ایران اتخاذ نشده است. 

وي ادامه داد: در این زمینه پیشنهاداتی ارائه شده مبنی بر اینکه رمز ارزهایی که در داخل کشور تولید شدند در قالب صندوق سرمایه گذاري

 
معامله شوند. 

 
عشقی اظهار داشت: این صحبت فقط در حد پیشنهاد بوده و تاکنون تصمیمی براي اجراي آن گرفته نشده است. 

رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار در ادامه و در پاسخ به سوالی دیگر در مورد آخرین تصمیمات اتخاذ شده براي دامنه نوسان بورس گفت:
این موضوع اکنون و در وضع فعلی بازار سرمایه مورد بحث اکثر فعالان این بازار است، بنابراین در تلاش هستیم که تا قبل از پایان سال برنامه

 
ریزي هاي لازم را در زمینه دامنه نوسان انجام دهیم. 

وي خاطرنشان کرد: به دنبال آن هستیم تا برنامه اي میان مدت براي دامنه نوسان ارائه شود و به مرور اقدامات لازم براي اصلاح دامنه نوسان

 
را در دستور کار قرار دهیم. 

رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار همچنین از بهره مندي سهامداران از 48 طرح جدید سرمایه گذاري صنعتی و معدنی خبر داد و گفت:

 
حدود 50 میلیون نفر سهامدار این شرکت ها هستند. 

مجید عشقی در ارتباط تلفنی با برنامه گفتگوي ویژه خبري شبکه دو سیما درباره تاثیر سرمایه گذاري 48 طرح صنعتی بزرگ در بورس
افزود: از هفت شرکت که در این طرح ها سرمایه گذاري کردند شش شرکت بورسی هستند که حدود 25 درصد ارزش بازار بورس را تشکیل

 
می دهند. 

 
وي افزود: حدود 50 میلیون نفر سهامداران این شرکت ها هستند، چون بخش زیادي از سهام این شرکت ها در سبد سهام عدالت قرار دارد. 

عشقی ادامه داد: این شرکت ها با سرمایه گذاري هایی که در سال هاي گذشته انجام دادند در چند سال اخیر بخش زیادي از تامین ارز مورد
نیاز کشور را داشتند و همچنین نیاز داخلی را هم با محصول هاي تولیدي خود تامین کردند. عشقی گفت: با این سرمایه گذاري ها روند رو
به رشد تولید و سودآوري این شرکت ها ادامه پیدا می کند و آینده بازار سرمایه را تامین می کند. وي خاطر نشان کرد: با جدیتی که دولت
در این زمینه دارد و کاري که توسط کارگروه پیشرانان پیشرفت ایران انجام شد، براي بقیه شرکت ها از تسهیل سرمایه گذاري و تعریف طرح

 
هاي جدید باید این اتفاق بیفتد تا سودآوري این شرکت ها در سال هاي آینده تضمین شود. 



 
رئیس سازمان بورس تصریح کرد: امیدوارم در طرح هاي عظیم گاز و نفت هم این شرایط را داشته باشیم و طرح هاي جدید را تعریف کنیم. 

وي گفت: آنچه که موجب شد این شرکت ها بتوانند این حجم از سرمایه گذاري ها را خودشان تعریف کنند قدرت سودآوري و نقدینگی

 
آنهاست و با سودآوري که در سال هاي گذشته داشتند این طرح ها را تعریف کردند. 

عشقی افزود: براي اینکه اقتصاد ما رشد کند باید بپذیریم این شرکت ها سودآور باشند، چون این شرکت ها طرح هاي جدید تعریف می کنند

 
که موجب رشد اقتصادي، اشتغال و سایر مولفه هاي رشد می شوند و از طرفی سهامداران این شرکت ها بهره مند می شوند. 

به گزارش ایرنا، از پارسال تاکنون و بعد از شتاب در روند اصلاحی بازار سرمایه اظهارنظرات متفاوتی از سوي فعالان حاضر در بازار سرمایه در
جهت تغییر دامنه نوسان تا حذف دامنه نوسان مطرح شد که به دنبال چنین صحبت هایی، در بهمن سال 1399 شوراي عالی بورس دامنه

 
نوسان را از منفی پنج تا مثبت پنج درصد به منفی 2 تا مثبت 6 درصد تغییر داد. 

در ادامه تلاش هاي انجام شده و پیشنهادات فعالان حاضر در بازار سرمایه براي تغییر دامنه نوسان، رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار در آذر
و در نخستین نشست خبري خود با اصحاب رسانه اعلام کرد: حذف دامنه نوسان به یک باره و در همه شرکت هاي بورسی امکان پذیر نیست
و آسیب هاي زیادي به بازارسرمایه وارد می کند. عشقی تاکید کرد: راه هاي مختلفی براي برداشتن دامنه نوسان وجود دارد و ممکن است

 
این کار را ابتدا براي شرکت هاي بزرگتر در دستور کار قرار دهیم. 

ایرنا همچنین گزارش داد: دستکاري در صندوق هاي درآمد ثابت، اجباري شدن بازارگردانی و دامنه نوسان نامتقارن، سه تصمیم اشتباهی بود

 
که دولت قبل در سال گذشته براي نجات بورس اتخاذ کرد اما سبب بحرانی تر شدن اوضاع بازار سرمایه شد. 

گرچه از تأسیس بورس هاي بزرگ دنیا بیش از سه قرن می گذرد و فعالیت بورس به عنوان یک بازار متشکل هم نزدیک به شش قرن قدمت
دارد، اما بازار سرمایه کشورمان در 55 سالگی خود قرار دارد درنتیجه می توان ادعا کرد در مقام مقایسه با بورس هاي بزرگ دنیا، بورس ایران

 
بسیار نوپاست. 

اگر به تاریخ فعالیت بازار سرمایه دقت کنیم متوجه می شویم از مناظر بسیاري، سال 1399 نقطه عطفی بر این بازار است چه از نظر صدور
کدهاي بورسی که در این سال دو برابر هر آنچه کد بورسی صادر شده بود، کدهاي جدید آمد، چه از بابت اینکه در ایام کرونا و در شرایط
تحریم هاي ظالمانه بخش زیادي از میلیاردها تومان نقدینگی کشور به این بورس سرازیر شد و شرکت ها در اوج قیمتی خود قرار گرفتند،
چه از میزان ریزشی که شرکت ها در اوج خود داشتند و بعضاً به یک دهم قیمت از سقف رسیدند و صد البته این نقطه عطف با حضور سه

 
رئیس سازمان در ساختمان ملاصدرا معناي پررنگ تري پیدا می کند. 

بعد از ریزش بازار که از اواسط مرداد 1399 شروع شد تصمیمات مهمی براي بازار سرمایه اخذ شد، برخی از آن ها را می توان هوشمندانه

 
تعبیر کرد، برخی دیگر اکنون که چند ماهی از این بحران می گذرد نشان می دهد تصمیمات موفقی نبودند. 

 
در ادامه به بخش هایی از آن ها اشاره می شود. 

اجباري شدن بازارگردانی: در اواسط شهریور 1399 شوراي عالی بورس و اوراق بهادار مصوبه اي را اعلان کرد که همه شرکت ها ملزم به
ایجاد بازارگردان شدند، پیش تر در سال 1396 فقط شرکت هایی که عرضه اولیه می شدند مکلف به بازارگردانی شده بودند و این بار همه

 
ناشرین درگیر بازارگردان شدند. 



وجود بازارگردانی عملاً منجر به نقدشوندگی بازار می شود، اما وقتی شرکت ها خود مالک صندوق هاي بازارگردانی می شوند، عملاً با کسري
بودجه هاي جاري خود مواجه می شوند ضمن اینکه این موضوع با صدور سهام خزانه برابري تداخل دارد و هر دو یک چیز را می بلعند:

 
نقدینگی شرکت. 

عواقب این تصمیم را هم می توان مثبت و هم منفی ارزیابی کرد. به هر حال وجود بازارگردانان باعث شد سهامدارانی که تمایل به خروج از
بازار داشتند، به راحتی از آن خارج شوند از این منظر اکوسیستم بورس به حالت پایداري نزدیک شد. از طرفی توانایی شرکت در مدیریت

 
نقدینگی هم کاهش یافت. 

دامنه نوسان نامتقارن: وجود دامنه نوسان در بازار سرمایه عملاً می تواند هیجان در معاملات را کم کند و از اشتباهات سهوي در سفارش

 
گذاري بکاهد؛ اما اعمال این دامنه عملاً موجب عدم کشف نرخ واقعی سهام می شود. 

سازمان بورس بعد از ریزش بازار سرمایه در مرداد 1399، دامنه نوسان را از +5 درصد به -2 درصد و +6 درصد تغییر داد. دامنه نوسان

 
نامتقارن تقریباً مشابه خارجی ندارد و شاید در سه دهه گذشته تنها دو بار در بورس هاي دنیا استفاده شده است. 

این تصمیم حدوداً 60 روز کاري پابرجا بود و در طول این مدت تغییر دامنه نوسان عملاً سهم ها را در صف فروش قفل کرد و با توجه به

 
نقدینگی اندك موجود در بازار، عملاً سهام، توان صف خرید شدن هم نداشتند و سقف 6 درصد هم در عمل بی معنا شد. 

میانگین حجم معاملات در 60 روز کاري پس از انتخاب دامنه نوسان نامتقارن 35 درصد کمتر از 60 روز کاري قبل از اتخاذ این تصمیم بود،
به عبارتی روزانه 7 هزار میلیارد تومان از ارزش روزانه بازار کاسته شد و نتیجه اینکه با اعتراض سهامداران این موضوع نهایتاً در بهار سال

 
جاري برطرف شد. 

دستکاري در صندوق هاي درآمد ثابت: با مصوبه سازمان بورس در سال 96 حداقل بخش کوچکی (معادل 5 درصد) از دارایی هاي تحت
مدیریت صندوق ها می بایست در سهام نگهداري می شد، این موضوع در آن زمان تصویب خود هم طرفداران و مخالفینی داشت.



در سی ویکمین نشست هیات نمایندگان اتاق بازرگانی تهران مطرح شد پنج چالش

بزرگ اقتصاد ایران در سال آینده

منبع: اقتصاد طلاییشماره خبر:  58  |  تاریخ: 1400/11/22

نشست سی ویکم هیات نمایندگان اتاق بازرگانی تهران در دوره نهم با بررسی مسائل و رویدادهاي مهم اقتصادي کشور برپا شد.
مسعود خوانساري، رئیس اتاق تهران، در این نشست به پنچ چالش بزرگ «بیکاري و معیشت»، «سرخوردگی جوانان»، «رکود

اقتصادي طولانی مدت»، «بحران منابع طبیعی» و «فروپاشی اکوسیستم» اشاره کرد که در ...

نشست سی ویکم هیات نمایندگان اتاق بازرگانی تهران در دوره نهم با بررسی مسائل و رویدادهاي مهم اقتصادي کشور برپا شد. مسعود
خوانساري، رئیس اتاق تهران، در این نشست به پنچ چالش بزرگ «بیکاري و معیشت»، «سرخوردگی جوانان»، «رکود اقتصادي طولانی

 
مدت»، «بحران منابع طبیعی» و «فروپاشی اکوسیستم» اشاره کرد که در گزارش اخیر مجمع جهانی اقتصاد (...) 

نشست سی ویکم هیات نمایندگان اتاق بازرگانی تهران در دوره نهم با بررسی مسائل و رویدادهاي مهم اقتصادي کشور برپا شد. مسعود
خوانساري، رئیس اتاق تهران، در این نشست به پنچ چالش بزرگ «بیکاري و معیشت»، «سرخوردگی جوانان»، «رکود اقتصادي طولانی
مدت»، «بحران منابع طبیعی» و «فروپاشی اکوسیستم» اشاره کرد که در گزارش اخیر مجمع جهانی اقتصاد از ریسک هاي کنونی اقتصاد

 
ایران ذکر شده و ابزار امیدواري کرد که در تدوین برنامه هفتم توسعه به این چالش هاي جدي توجه ویژه اي شود. 

به گزارش اقتصادطلایی به نقل از روابط عمومی ، نشست بهمن ماه هیات نمایندگان اتاق بازرگانی تهران به صورت حضوري و مجازي با
رعایت پروتکل هاي بهداشتی برگزار شد. در این نشست، نمایندگان بخش خصوصی در حوزه هاي مختلفی مانند حمل ونقل، صادرات،

 
معافیت هاي مالیاتی، صادرات مواد خام، تورم، تغییرات لایحه بودجه سال آینده در مجلس و ... به بحث و تبادل نظر پرداختند. 

اگرچه قرار بود حسن بابایی، رئیس سازمان ثبت اسناد و املاك کشور، در جمع اعضاي هیات نمایندگان اتاق تهران حضور پیدا کند و از
مشکلاتی که در این حوزه به فعالیت هاي اقتصادي بخش خصوصی لطمه وارد می کند، بشنود و به سوالات پاسخ دهد، اما به دلیل طولانی

 
شدن دیگر برنامه هایش دچار تاخیر شد و در نهایت جلسه بدون حضور او پایان یافت. 

 
تشریح محورهاي تفاهم نامه بسیج و معاون اول رئیس جمهور 

در ابتداي این جلسه، غلامرضا حسن پور اشکذري، عضو دولتی هیئت نمایندگان اتاق تهران، براي ایراد نخستین نطق پیش از دستور، پشت
تریبون ایستاد و به موضوع تفاهم نامه اي که میان سازمان بسیج اصناف، بازاریان و تجار کشور و معاون اول رئیس جمهور در حوزه تنظیم
بازار به امضا رسیده است، اشاره کرد. او گفت: به موجب یکی از محورهاي این تفاهم نامه، مقرر شده است که از ظرفیت مردم و بخش
خصوصی در تنظیم بازار استفاده کنیم و محور دیگر این تفاهم نامه آن است که نظارت ها از مبدا تولید کالا تا مرحله مصرف را در بر بگیرد و

 
براي تحقق این امر نیز لازم است که سامانه ها توسعه پیدا کند. 

حسن پور در ادامه به تعدادي از سفرهاي استانی خود طی روزهاي گذشته اشاره کرد و گفت: در سفري که به هرمزگان و بندرعباس صورت
گرفت، مشکلات فعالان اقتصادي در ترخیص و صادرات کالا رصد شد و با جلساتی که با مسئولان سازمان بنادر و دریانوردي برگزار شد،

 
مشکلات موجود در واردات مواد اولیه مورد بررسی قرار گرفت. 

او با بیان اینکه فعالان اقتصادي در مرز مهران با مشکلات جدي مواجه هستند، افزود: دخالت برخی ارگان ها و دستگا ه ها، مشکلاتی براي



فعالان اقتصادي در این مرز که بزرگ ترین مرز زمینی کشور است، ایجاد کرده. در نهایت مقرر شد که براي حل بخشی از این مشکلات،

 
زمینی به وسعت یک هکتار در این منطقه براي سهولت فعالیت هاي تجاري بازرگانان و احداث نمایشگاه دائمی در نظر گرفته شود. 

این عضو هیئت نمایندگان اتاق تهران با اشاره به بازدیدي که از یکی از واحدهاي تولیدي تعطیل در ایلام داشته است، گفت: در این سفر با
یک واحد تولیدي بزرگ مواجه شدیم که ضمن سرمایه گذاري 60 میلیون یورویی و واردات تمامی ماشین آلات موردنیاز از آلمان، به دلیل
مشکلاتی که مساله قیمت گذاري دستوري ایجاد کرده، دچار تعطیلی شده است. بر این اساس، مقرر شد که در جلسه تنظیم بازار به مساله

 
این واحد تولیدي رسیدگی شود. 

غلامرضا حسن پور اشکذري محور سوم تفاهم نامه سازمان بسیج با معاون اول رئیس جمهور را نظارت سیستمی در تنظیم بازار عنوان کرد و
گفت: نظارت سیستمی به این معناست که بخش خصوصی خود بر عملکرد خود نظارت داشته باشد و در این صورت تنظیم بازار با موفقیت

 
هایی همراه خواهد بود. 

او سپس به سخنان اخیر مقام معظم رهبري در مورد وضعیت صنعت خودرو و لوازم خانگی اشاره کرد و گفت: کارگروهی براي بررسی
وضعیت لوازم خانگی تشکیل شده تا چنانچه گرانی این محصولات به دلیل بالا بودن هزینه تولید است، این مساله را حل کنیم. در عین حال،

 
شایسته است که اتاق تهران نیز به این مساله توجه نشان دهد. 

او در پایان سخنان خود اعلام کرد که به زودي یک هیات تجاري به سوریه سفر می کند و اختصاص قطعه زمینی به فعالیت هاي تجاري

 
فعالان اقتصادي ایرانی در حلب سوریه از اقداماتی است که در این سفر انجام می گیرد. 

 
کمبود کانتینر و افزایش هزینه ها در حمل و نقل کالا 

محمدحسن دیده ور، دیگر عضو هیات نمایندگان اتاق تهران، در سخنرانی پیش از دستور خود، با اشاره به افزایش چندین برابري هزینه

 
حمل و نقل کالایی در کشور، کمبود کانتینر را چالشی بزرگ پیش روي بازرگانان و تجار عنوان کرد. 

وي به گزارش آنکتاد اشاره کرد که بر اساس آن، میزان مصرف در کشورها، طی دوره کرونا افزایش پیدا کرده و با گسترش خریدهاي آنلاین
در جهان، به میزان تقاضا براي واردات کالاهاي مصرفی به طور چشمگیري افزوده شده است. دیده ور، سپس با بیان اینکه در چنین شرایطی،
شرکت هاي کشتیرانی با کمبود بی سابقه کانتینر خالی مواجه شده اند، افزود: در حال حاضر چالش بزرگ، در بازگرداندن کانتینرهاي خالی
از کشورهاي مصرف کننده به کشورهاي تولیدکننده است که تجارت جهانی را با اتلاف وقت و افزایش هزینه ها روبه رو کرده است چرا که
بیشتر کانتینرها در کشورهایی معطل مانده که بیش از اینکه صادرکننده باشند، واردکننده هستند. ضمن این که بازگشت این کانتینرها

 
هزینه بر است. 

عضو هیات نمایندگان اتاق تهران سپس افزود: این اتفاقات، منجر به رشد شدید قیمت حمل ونقل کانتینرهاي دریایی شده به طوري که در
برخی خطوط به خصوص در فواصل زیاد، افزایشی تا بیش از 8 برابر هم دیده می شود که در نتیجه به بخش صادرات کشور لطمه وارد کرده

 
است. 

دیده ور همچنین به افزایش هزینه حمل ونقل داخلی اشاره کرد و با بیان اینکه هیچ سازمان و ارگان مسئول دولتی نسبت به این افزایش
هزینه عکس العمل مناسب نشان نداده است، افزود: از طرفی هزینه تامین قطعات یدکی و روغن وسایل نقلیه سنگین چندین برابر شده اما
نسبت سهم آن به افزایش کرایه ها متعادل نیست، بنابراین دستگاه هاي متولی در عرصه حمل ونقل کالا کشور باید دست به کار شده و با
اتخاذ تدابیري فوري، از بروز آسیب بیشتر به کسب وکار بنگاه هاي تولیدي و بازرگانی که به طور مستقیم درگیر با حمل ونقل هستند،

 
جلوگیري شود. 



 
نگرانی از نحوه بازپرداخت تسهیلات صندوق ذخیره ارزي 

در ادامه این جلسه، دیگر عضو هیات نمایندگان اتاق تهران نیز به عنوان سخنران پیش از دستور، به مباحثی که در مورد بازپرداخت
تسهیلات صندوق ذخیره ارزي به نرخ 4200 تومان در اتاق ایران مطرح شده است، اشاره و اعلام کرد که منهاي رشته فعالیت هایی نظیر
نیروگاه ها که فروششان ریالی است، در سایر فعالیت هایی که ورود و خروج منابعشان ارزي است، چنانچه این بازپرداخت ها به نرخ روز

 
صورت گیرد، مشکلی ایجاد نمی کند و شایسته نیست که مهر اتاق ایران پاي سیاست هاي رانت جویانه بنشیند. 

علیرضا کلاهی، در بخش دیگري از سخنانش به موضوع لغو معافیت مالیاتی مواد اولیه خام اشاره کرد و گفت: جالب است بدانید که نرخ موثر
مالیاتی در هر یک از شرکت هاي پتروشیمی در سال 1399 معادل 0٫1 درصد بوده و متوسط نرخ موثر مالیاتی در کل شرکت ها 3٫4 درصد
برآورد شده است. از جمله دلایلی که سبب شده، خواهان لغو معافیت مالیاتی این شرکت ها باشیم آن است که این صنایع عمدتاً بالادستی،

 
به دلیل بهره گیري از رانت انرژي و منابع طبیعی، حاشیه سود بالایی دارند و این معافیت ها بر هم زننده توازن در زنجیره تولید بوده است. 

او با اشاره به برخی مباحث با مضمون «از دست رفتن توجیه اقتصادي طرح ها با لغو معافیت مالیاتی صادرات مواد خام» مطرح شده است،
عنواان کرد که این مباحث موضوعیت نداشته و معافیت هایی که تاکنون اعمال شده، موجب توسعه متوازن نشده است. اکنون نیز، لغو این
معافیت به تصویب رسیده و باید تلاش کنیم که فهرست صحیحی از مواد خام براي شمولیت در این قانون تهیه شود. پیشنهاد دیگر ما این

 
است که منابع حاصل از لغو این معافیت به صندوقي واریز شود تا به توسعه رشته فعالیت ها اولویت دار تخصیص پیدا کند. 

 
نگرانی ماندگار از تورم و احتمال افزایش آن 

در ادامه نیز رئیس اتاق تهران با تبریک دهه فجر و سالگرد پیروزي انقلاب، به مرور رویدادها و شاخص هاي مهم اقتصاد کشور پرداخت.
مسعود خوانساري مانند چند نشست قبل، سخنان خود را با اشاره به آمار تورم و ابزار نگرانی نسبت به آن آغاز کرد و گفت: برابر آخرین
گزارش هاي رسمی، تورم سالانه در دي ماه به نرخ 42٫2 درصد رسیده که نسبت به سال گذشته یک واحددرصد کاهش پیدا کرده است
البته کماکان این نرخ بسیار بالاست اما امیدواریم که روند کاهشی آن با سرعت بیشتري ادامه پیدا کند در ماه هاي آینده شاهد ارقام پایین

 
تري باشیم. 

او تاکید کرد که هم اکنون دو نگرانی هم در مورد نرخ تورم و احتمال تشدید آن وجود دارد که یکی فرارسیدن ماه هاي بهمن و اسفند است
که معمولاً دوره پرهزینه اي براي دولت رقم می زنند و باید عیدي و مزایاي کارکنان دولت و نهادهاي حاکمیتی پرداخت شود که می تواند
بودجه را تحت تاثیر قرار دهد و دولت بخواهد کسري خودش را از طریق استقراض از بانک مرکزي جبران کند و دوم موضوع 55 هزار میلیارد
تومان تنخواه دولت است که از بانک مرکزي دریافت کرده و باید تا پایان سال تسویه کند؛ این دو مولفه می تواند تورم را از نرخ بالایی که هم

 
اکنون دارد بیشتر افزایش دهد. 

 
رشد مناسب تجارت خارجی کشور 

خوانساري در ادامه به رشد تجارت ایران در 10 ماهه گذشته اشاره کرد و گفت: در 10 ماهه 1400 صادرات غیرنفتی کشور رشد خوبی داشته
و بالغ بر 38 میلیارد دلار بوده که رشد 38 درصدي نسبت به بازه مشابه سال قبل را نشان می دهد. هم چنین در این مدت واردات هم به
41 میلیارد دلار رسید که 34 درصد رشد داشته است. در مجموع در 10 ماهه 1400 تجارت خارجی کشور 80 میلیارد 236 میلیون دلار

 
بوده که نسبت به کل سال قبل 8٫8 درصد رشد داشته است. 

رئیس اتاق تهران افزود: از دلایل موثر در بهبود تجارت خارجی کشور می توان به افزایش قیمت جهانی نفت اشاره کرد که در حال حاضر به



بیش از 90 دلار در هر بشکه رسیده است و حتی پیش بینی می شود از قیمت 100 دلار هم عبور کند. هم چنین خروج اقتصاد جهان و به
تبع آن اقتصاد ایران از رکود باتوجه به مهار کرونا توانسته است در بهبود میزان صادرات کشور اثرگذار باشد. علاوه بر این تا اندازه اي هم کم
اثر شدن تحریم ها بر رشد تجارت خارجی اثر مثبت داشته است. برابر آمار رسمی، صادرات و واردات ایران به اروپا افزایش پیدا کرده، فروش
نفت رشد داشته و همه این عوامل باعث شده است که تجارت خارجی کشور در 10 ماهه نخست سال 1400 رشد نسبتاً مناسبی داشته

 
باشد. 

 
تغییرات جدي لایحه بودجه در کمیسیون تلفیق 

مسعود خوانساري در ادامه به تغییرات لایحه بودجه دولت در کمیسیون تلفیق اشاره کرد و گفت: لایحه بودجه اي که دولت به مجلس ارائه
داد در کمیسیون تلفیق مجلس تغییرات جدي داشته است. همان طور که پیش از این هم بارها اعلام کردیم، بودجه پاشنه آشیل دولت و
اقتصاد کشور است و کم توجهی به آن می تواند آثار زیان باري براي کشور داشته باشد. آنچه تاکنون اتفاق افتاده افزایش 5٫5 میلیارد یورویی
بند ي تبصره یک است که مجموع آن را به 10 میلیون یورو رسانده است که این رقم، مازاد بر بودجه اي بوده که از محل فروش نفت به

 
صورت ریالی در بودجه منظور می شود. 

او افزود: این رقم بیشتر مربوط به بحث یارانه ها و پرداخت هاي پیش بینی شده در بند ي تبصره یک است؛ که رقم بسیار بالایی است. علاوه
بر این شاهد افزایش حقوق کارکنان دولت از 4٫5 میلیون تومان به 5٫6 میلیون تومان هستیم، قیمت خرید تضمینی گندم هم از 7 هزار و
500 تومان به 9هزار و 500 تومان افزایش پیدا کرده است. در کنار اینها شاهد پایدار ماندن ارز 4200 تومانی هم در بودجه هستیم که 9
میلیارد دلار به آن تخصیص داده شده و همین تغییر باعث تفاوت 160 هزار میلیارد تومانی با لایحه بودجه دولت شده است. متاسفانه ارز

 
4200 تومانی که باعث اختلال در تولید و ایجاد فساد و رانت می شود، کماکان به قوت خود باقی است. 

خوانساري ادامه داد: طبق لایحه دولت کسري تراز عملیاتی بودجه نزدیک 301 هزار میلیارد تومان پیش بینی شده بود که با توجه به
تغییرات صورت گرفته و افزایش هایی که داده شده و همچنین باقی ماندن ارز 4200 تومانی؛ احتمال زیاد شاهد کسري بسیار بیشتر بودجه

 
خواهیم بود که احتمال افزایش تورم در سال آینده را بیشتر می کند. 

 
پنج چالش هاي اقتصاد ایران از دید مجمع جهانی اقتصاد 

رئیس اتاق تهران در بخش دیگري از صحبت هایش به گزارش جدید مجمع جهانی اقتصاد درباره سال 2022 پرداخت و گفت: در این گزارش
درباره ایران به 5 ریسک اصلی پرداخته شده که مسائل مهمی است که فعالان اقتصادي هم بر ضرورت چاره اندیشی براي این مشکلات اصلی
کشور تاکید دارند. چالش بزرگ اول مساله اشتغال و معیشت است که در این گزارش پیش بینی شده در سال 2022 ریسک اول اقتصاد
ایران باشد. چالش دوم سرخوردگی جوانان؛ چالش سوم رکود اقتصادي طولانی مدت، چهارم بحران منابع طبیعی و پنجم فروپاشی
اکوسیستم است. ما درباره همه این پنج مورد در جلسات قبلی هیات نمایندگان اتاق تهران مفصل بحث کرده ایم. متاسفانه جالش اشتغال و
معیشت با تصمیماتی که این روزها گرفته می شود، ممکن است عمیق تر و جدي تر شود؛ قوانینی که درباره مالیات بر عایدي سرمایه،
مالیات بر خانه هاي خالی، مالیات بر خودرو و ... تصویب و به مرحله اجرا می رسد همه باعث می شود سرمایه گذاري در داخل کشور بیشتر

 
دچار بحران شود. 

خوانساري ادامه داد: حداقل در این زمان نیاز است با دقت بیشتري موضوع دیده شود و در نظر گرفت که چه زمانی براي اجراي این مصوبات
بهترین زمان است؟ زیرا متاسفانه این مصوبات خروج سرمایه را افزایش خواهد داد و خروج سرمایه یعنی کم شدن اشتغال و به وجود آمدن
مشکلات بیشتر براي معیشت مردم. سرخوردگی جوانان هم باتوجه به نبودن شغل براي آنها به وجود می آید و تنگناها و محدودیت هایی که
براي جوانان فعال به خصوص در حوزه استارت آپی پیش می آید، چالش ها را بدتر و جدي تر می کند. درباره بحران منابع طبیعی هم که

 
بحث هاي بسیاري شده است و مهم ترین آن، بحران آب است که باید براي حل آن برنامه ریزي و چاره اندیشی شود. 



او در ادامه گفت: برنامه هفتم توسعه قرار بود سال جاري تدوین شود که یک سال عقب افتاده است. امیدوارم این 5 چالش مهم که در
گزارش مجمع جهانی اقتصاد مورد اشاره قرار گرفته، به عنوان مسائل اصلی در برنامه هفتم توسعه اقتصادي، اجتماعی، فرهنگی و سیاسی

 
کشور دیده شود و مورد توجه برنامه نویسان قرار گیرد. 

رئیس اتاق تهران همچنین اشاره اي به آخرین گزارشی که سازمان شفافیت بین المللی منتشر کرده است، داشت و گفت: گزارش ارائه شده از
سوي سازمان شفافیت بین المللی درباره شاخص ادارك فساد است؛ در سال 2017 ایران در بین 180 کشور رتبه 130 را داشت اما متاسفانه
امسال با 30 پله نزول ما به 150 رسیده ایم که این جاي تامل و تفکر دارد و امیدواریم با اتفاقاتی که در اقتصاد کشور خواهد افتاد، وضعیت

 
فساد بهبود پیدا کند و شاهد کاهش آن باشیم. 

خوانساري با بیان اینکه خبرهاي خوبی از مذاکرات هسته اي به گوش می رسد؛ گفت: امیدواریم مذاکرات به زودي به توافف منجر شود؛ اگر
این اتفاق رخ دهد حتما شاهد تاثیرات مثبت آن در اقتصاد کشور خواهیم بود؛ هم فروش نفت بهتر خواهد شد و هم صادرات رشد می کند و
البته هزینه هاي سرباري که به دلیل تحریم بر اقتصاد تحمیل شده، کم خواهد شد. در حال حاضر پیش بینی شده است که تحریم ها در

 
سال آینده 20 درصد هزینه هاي مبادله را افزایش خواهد داد که با توافق این هزینه ها کنترل می شود. 

رئیس اتاق بازرگانی تهران در آخرین جملات سخنان خود به برگزاري ششمین دوره جشنواره امین الضرب اشاره کرد و گفت: خوشبختانه
جشنواره کارآفرینی امین الضرب براي ششمین سال متوالی در دوم اسفند امسال برگزار خواهد شد و تعدادي از کارآفرینان برتر و پیشکسوت

 
کشورمان مورد تقدیر قرار خواهند گرفت؛ این اقدام اتاق در جهت تشویق و بزرگداشت کارآفرینانی است که حق زیادي برگردن کشور دارند. 

 
روایت آماري از شاخص هاي اقتصادي 

در ادامه این جلسه، معاون بررسی هاي اقتصادي اتاق تهران به روال جلسات پیشین هیات نمایندگان به مرور وضعیت شاخص هاي اقتصادي
منتخب پرداخت. مریم خزاعی در ابتدا با اشاره به 2٫4 برابر شدن میانگین فوتی هاي ناشی از کرونا و 2 برابر شدن تعداد مبتلایان روزانه،
طی هفته اخیر در ایران، چشم انداز رشد اقتصادي در ایران و جهان را ترسیم کرد و گفت: انتظار کاسته شدن از سرعت رشد ایران و رشد

 
گروه اقتصادهاي نوظهور طی سال هاي 2022 و 2023 توسط بانک جهانی و صندوق بین الملل پول مطرح شده است. 

او همچنین با اشاره به افزایش 952 هزار میلیارد تومانی نقدینگی معادل 27٫4درصد طی 9ماهه سال 1400 عنوان کرد که پایه پولی در
رشد 27٫4 درصدي نقدینگی به میزان 22٫7 درصد طی 9 ماهه 1400 مشارکت داشته است. خزاعی همچنین از معکوس شدن روند

 
کاهشی رشد پایه پولی و استمرار روند کاهشی رشد نقدینگی در آذر 1400 سخن گفت. 

به گفته معاون بررسی هاي اقتصادي اتاق تهران، کلیه متغیرهاي تجاري کشور طی 10 ماهه 1400 در مقایسه با مدت مشابه سال قبل بهبود
نسبی داشته و طی این مدت میانگین قیمت کالاهاي وارداتی 3٫2 برابر میانگین قیمت کالاهاي صادراتی بوده است. او با بیان اینکه خرید
اینترنتی در دي ماه نسبت به ماه قبل، 2٫7 درصد افت داشته است، گفت: حدود 78٫3 هزار میلیارد تومان خرید اینترنتی با سهم

 
12٫5درصدي از کل تراکنش ها در دي ماه 1400 صورت گرفته است. 

خزاعی در ادامه به رشد 84 درصدي تامین مالی از بازار سرمایه نیز اشاره کرد و گفت: عوامل اصلی تشکیل دهنده تامین مالی طی 10 ماهه
نخست 1400 ، انتشار اوراق با سهم حدود 37 درصد، افزایش سرمایه با سهم 60 درصد عرضه اولیه معادل 9٫4 هزار میلیارد تومان با سهم
1٫7 درصد بوده است. (گزارش کامل معاونت بررسی هاي اقتصادي اتاق تهران از شاخص هاي اقتصادي منتخب را اینجا دریافت و مطالعه

 
کنید.) 



 
پروژه هاي در دست اقدام اقتصاد سلامت 

در ادامه این نشست رئیس کمیسیون اقتصاد سلامت اتاق بازرگانی تهران ضمن تشریح عملکرد این کمیسیون طی ماه هاي گذشته، برخی
اقدامات فوري در عرصه اقتصاد سلامت که از سوي این کمیسیون در حال پیگیري است را مورد یادآوري قرار داد. محمود نجفی عرب به
هزینه مترتب IRC بر کسب وکار بنگاه هاي فعال در حوزه سلامت اشاره کرد و با بیان اینکه، سازمان غذا و دارو هزینه نامتعارف دیگري را بر
تولید در بخش سلامت افزوده است، یادآور شد که به رغم نقد کارشناسی این موضوع از سوي بخش خصوصی حوزه سلامت و اعلام آسیب
هاي ناشی از هزینه IRC بر بنگاه هاي بخش سلامت، پیگیري ها براي ساماندهی به این بخش در برخی نهادها از جمله مجلس و معاونت

 
حقوقی ریاست جمهوري، تاکنون بی نتیجه مانده است. 

نجفی عرب همچنین از دیگر معضلات حوزه دارو و درمان را بسته شدن لیست IDL عنوان کرد که به گفته وي، در دولت قبل و از سوي
وزارت بهداشت، به طور کامل بسته شد و داروهاي جدید امکان ثبت جدید نیافتند. به گفته وي، شرکت هاي دانش بنیان در صنعت دارو از

 
این معضل آسیب فراوان دیده اند. 

رئیس کمیسیون اقتصاد سلامت اتاق تهران همچنین، ارز ترجیحی را عاملی جدي در بروز بحران براي صنعت دارو و تجهیزات پزشکی عنوان

 
کرد و یادآور شد که صادرات دارو همچنان در هزار توي قوانین و مقررات بانک مرکزي و سایر دستگاه هاي دولتی گرفتار مانده است. 

عضو هیات نمایندگان اتاق تهران در ادامه، به برخی پروژه هاي انجام شده و در دست اقدام کمیسیون اقتصاد سلامت اشاره کرد و در این
رابطه، بازنگري و اصلاح قانون مربوط به مقررات امور پزشکی و دارویی و مواد خوردنی و آشامیدنی مصوب سال 1334 را از آن جمله عنوان
کرد. به گفته وي، تاکنون بیش از 4 هزار نفر ساعت کار کارشناسی روي این قانون از سوي کمیسیون اقتصاد سلامت اتاق تهران صورت
گرفته است. وي اظهار امیدواري کرد که این قانون طی مدت باقی مانده از دوره نهم هیات نمایندگان اتاق بازرگانی، تدوین و براي تصویب در

 
اختیار مجلس قرار گیرد. 

نجفی عرب همچنین از تهیه پیش نویس اساسنامه سازمان غذا و دارو با مشارکت و همکاري کمیسیون اقتصاد سلامت اتاق تهران، فدراسیون
اقتصاد سلامت و نیز اتاق تهران، خبر داد و با یادآوري اینکه متن پیش نویس از سوي اتاق تهران در اختیار معاون اول ریاست جمهوري قرار

 
گرفته است، تصریح کرد که گام هاي نهایی تصویب این اساسنامه در حال سپري شدن است. 

وي در عین حال، تلاش براي استقلال سازمان غذا و دارو و نیز طرح انتزاع فعالیت هاي تجاري از این سازمان را از دیگر پروژه هاي در دست
اقدام کمیسیون اقتصاد سلامت و مجموعه فعالان و تشکل هاي حوزه سلامت و درمان عنوان کرد و یادآور شد که فعالان بخش خصوصی به

 
دنبال آن هستند تا سازمان غذا و دارو به وظیفه ذاتی خود یعنی رگولاتوري بازگردد. 

 
نیاز مبرم صنعت فناوري اطلاعات و ارتباطات به سرمایه گذاري 

در ادامه این جلسه، نایب رئیس کمیسیون اقتصاد نوآوري و تحول دیجیتال اتاق تهران، طی گزارشی به چالش ها و موانع توسعه صنعت
ارتباطات و فناوري اطلاعات (ICT) اشاره کرد. شهاب جوانمردي براي ارائه این گزارش، بخش هایی از فیلم اجاره نشین ها ساخته داریوش
مهرجویی را با تغییر نام به آي تی نشین ها به نمایش گذاشت و با این تصویرسازي به شباهت مصائب کاراکترهاي این فیلم با فعالان این

 
صنعت پرداخت. 

جوانمردي با اشاره به اینکه، صنعت فناوري اطلاعات و ارتباطات از یک کالاي لوکس در سه دهه گذشته به یک زیرساخت حیاتی در صنعت
تبدیل شد و امروز به عنوان شریک راهبردي اکثر کسب وکارها تلقی می شود، افزود: در حالی که اکثر شرکت هاي بزرگ دنیا از حیث ثروت
آفرینی و ارزش بازار، شرکت هاي حوزه فناوري اطلاعات و ارتباطات محسبو می شوند و این شرکت ها جاي شرکت هاي نفتی و بانکی را



تصاحب کرده اند، شرکت هاي فعال حوزه فناوري اطلاعات و ارتباطات در ایران فاصله جدي با همتایان بین المللی خود دارند. البته در حالی
که اغلب شرکت ها در حوزه هاي مختلف در سال هاي اخیر دچار رکود بوده اند، شرکت هاي حوزه آي سی تی در دوران همه گیري کووید،

 
توانستند در مسیر رشد قرار گیرند و اثرگذاري خود را در این دوران نشان دهند. 

او در بخش دیگري از سخنان خود، با اشاره به اینکه، روند سرمایه گذاري از روند استهلاك در این صنعت، عقب افتاده است، گفت: چنانچه
این صنعت دچار فروپاشی شود، این فروپاشی منحصر به این صنعت نخواهد بود و همه صنایع را در بر خواهد گرفت. صنعت فناوري اطلاعات

 
و ارتباطات به زیرساخت ها و سرمایه گذاري جدیدي نیاز دارد؛ در غیر این صورت قدرت رقابت خود را از دست خواهد داد. 

جوانمردي با بیان اینکه، ضرورت توسعه زیرساخت ها تنها به زیرساخت هاي فیزیکی محدود نیست، گفت: موضوع سرمایه انسانی دچار
بحران هاي حاد شده است و باید تدابیري براي نوع پرداخت و ماندگار کردن سرمایه انسانی در کشور اندیشیده شود. اقتصاد ایران نیز مانند
سایر اقتصادها به سرمایه انسانی گره خورده و این سرمایه رو به کاهش است؛ در واقع این سرمایه اگرچه، در صورت هاي مالی ثبت نمی شود
اما در حال آب شدن است. حال آنکه، رکن رکین صنعت فناوري اطلاعات و ارتباطات سرمایه انسانی است؛ اما براي آموزش، جذب و حفظ

 
این سرمایه برنامه قابل اتکایی وجود ندارد. 

او همچنین یکی از زیرساخت هاي مورد غفلت واقع شده در این صنعت را موضوع رگولاتوري عنوان کرد و گفت: رگولاتوري صحیح، ظرفیت
حکمرانی را ارتقا می دهد و یکی از نقاط ضعف براي توسعه نوآوري، رتبه نازل شاخص حکمرانی در حوزه قانونگذاري در کشور است. مساله
این است که قانونگذاري در ایران بدون حضور ذینفعان و پشت درهاي بسته صورت می گیرد و نگرش هاي بخشی بر آن حاکم است. بر این
اساس، طرح صیانت و اینماد مصادیقی از این نوع قانونگذاري هستند و تصویب چنین ضوابطی حاکی از آن است که رگولاتوري قابلی در این

 
عرصه وجود ندارد. 

جوانمردي در ادامه به مشکلات فعالان حوزه فناوري اطلاعات و ارتباطات در ارتباط با دستگاه قضا اشاره کرد و از نبود دادگاه هاي تخصصی
در رسیدگی به پرونده ها در این حوزه گلایه کرد. او گفت: دستگاه قضایی به جاي آنکه حامی این کسب وکارها باشد در مقابل آنها ایستاده و

 
ما شاهد فراخوانی فعالان استارت آپی به دادگاه هایی هستیم که قضات آن اغلب با فعالیت در این صنعت آشنایی ندارند. 

او با بیان اینکه فعالان حوزه فناوري اطلاعات و ارتباطات هم از رقابت با بخش حاکمیت و هم از ناحیه دور بودن از نظام جهانی سیلی می
خورند، افزود: به رغم این انزوا، انتظار از کسب وکارهاي حوزه فناوري اطلاعات و ارتباطات این است که محصولاتی هم تراز با استانداردهاي

 
روز دنیا عرضه کنند. 

جوانمردي گفت: این مسایل جز با گردهمایی و گفت و گوي ذینفعان این حوزه برطرف نمی شود؛ به هر حال باید باور کنیم که این مساله
همه ماست و در دل مشکلات، فرصت هایی هم نهفته است. صنعت فناوري اطلاعات و ارتباطات، شفافیت ایجاد کرده و در بازنمایی نظام
جهانی ارزش آفرینی می کند. همچنین رقابت در آینده بازارهاي جهانی را که بدون انرژي هاي فسیلی است، امکان پذیر می سازد. بنابراین

 
اگر نگرش ها به این صنعت تغییر کند، می تواند براي کشور فرصت ایجاد کند. 

 
کمک به آزادسازي صادرات اکسیژن 

در ادامه این جلسه، حسن پور اشکذري، رئیس سازمان بسیج اصناف و بازاریان و نماینده دولت در هیات نمایندگان اتاق تهران، طی سخنانی،
با انتقاد از برخی مداخلات سازمان غذا و دارو در صادرات تجهیزات پزشکی، از آزادسازي صادرات گازهاي اکسیژن خبر داد و یادآور شد که
پس از پیگیري هاي متعدد، ممنوعیت صادرات این تجهیزات برداشته شد. اما اکنون صادرکنندگان این بخش، علاوه بر اخذ مجوز از وزارت
صمت باید از وزارت بهداشت نیز مجوز دریافت کنند. او از کمیسیون اقتصاد سلامت اتاق تهران درخواست کرد که بررسی این مساله را در

 
دستور کار قرار دهد. 



در همین حال، حمیدرضا صالحی، عضو هیات نمایندگان اتاق تهران با اشاره به اخباري که از توافق با کشورهاي طرف مذاکره منتشر شده

 
است، خواستار توجه مذاکره کنندگان به موضوع سرمایه گذاري در ایران و مشارکت بخش خصوصی در این زمینه شد. 

 
اعتقادي به سرمایه گذاري نرم افزاري وجود ندارد 

همچنین، عضو هیات رئیسه اتاق تهران، با اشاره به گزارش جوانمردي به این نکته اشاره کرد که در کشور اعتقادي به سرمایه گذاري نرم
افزاري در کشور وجود ندارد و باید در این زمینه فرهنگ سازي صورت گیرد. ناصر ریاحی گفت: در کشور پروژه اي در حال انجام بود که در
جایگاه هفتمین یا هشتمین پروژه از نوع خود در دنیا بود. به رغم آنکه حدود دو سال مقدمات آن در حال فراهم شدن بود و ماه به ماه
گزارش پیشرفت آن به رگولاتور ارائه می شد، ناگهان، مجوز ادامه طرح تمدید نشد و پروانه آن ابطال شد. در حالی که نه وامی و نه ارزي

دریافت شده بود.



افتتاح 360 میلیارد ریال طرح کشاورزي و خدماتی در ارزوئیه

منبع: سلامتشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1400/11/22

با حضور معاون توسعه مدیریت و منابع استاندار کرمان، 360 میلیارد ریال طرح خدماتی و کشاورزي در شهرستان ارزوئیه افتتاح
شد.

با حضور معاون توسعه مدیریت و منابع استاندار کرمان، 360
میلیارد ریال طرح خدماتی و کشاورزي در شهرستان ارزوئیه

 
افتتاح شد. 

به گزارش خبرگزاري سلامت(طبنا) از کرمان؛ دکتر حمیده
واعظی معاون توسعه مدیریت و منابع استاندار کرمان، در سفر
یک روزه خود به شهرستان ارزوئیه با همراهی فرماندار این

 
شهرستان چند طرح خدماتی و کشاورزي را افتتاح کرد. 

زمین چمن روستاي حسین آباد یکی از پروژه هایی بود که با
حضور معاون توسعه مدیریت و منابع استاندار کرمان و جمعی

از مسئولین محلی توسط مادر شهید شیرزاد حاتمی مورد بهره برداري قرار گرفت. 500 میلیون تومان اعتبار احداث این زمین چمن بوده که
از طریق شرکت ملی صنایع مس و دهیاري روستاي حسین آباد تامین شده است. چهار زمین چمن ورزشی دیگر در روستاهاي حیدرآباد،
شهرك بلوچ ها، معدن آب دشت و ابراهیم آباد از توابع شهرستان ارزوئیه به بهره برداري رسید که در مجموع اعتبار احداث این پنج زمین
چمن یک میلیارد و 50 میلیون تومان بوده است. افتتاح و بهره برداري 13 پروژه آبیاري تحت فشار و کم فشار به مساحت 710 هکتار با
اعتباري بالغ بر 109 میلیارد و 162 میلیون ریال از محل کمک هاي بلاعوض دولتی، 2 طرح گلخانه سبزي و صیفی جات با اعتباري بالغ بر
55 میلیارد ریال از تسهیلات بانکی اشتغال روستایی با اشتعالزایی 70 نفر به صورت مستقیم و 150 نفر به صورت غیرمستقیم به مناسبت
دهه فجر انقلاب اسلامی در این شهرستان از دیگر برنامه هاي سفر معاون توسعه مدیریت و منابع استاندار کرمان به ارزوئیه بود. همچنین
معاون توسعه مدیریت و منابع استاندار کرمان پروژه هاي برق رسانی، توسعه و اصلاح شهرستان اروزئیه را با اعتبار 11 میلیارد و 567 میلیون
و 200 هزار تومان در هشتمین روز از ایام االله دهه فجر افتتاح کرد. هدف از اجراي این پروژه ها اصلاح شبکه، توسعه و رفع افت ولتاژ 18
روستا و برق رسانی به روستاهاي ده نظر و 3 حلقه چاه که اشتغال 5 نفر را در بر دارد، بوده است. منبع: پایگاه اطلاع رسانی استانداري کرمان



69 طرح تولیدي و کارگاهی در هفتکل افتتاح شد

منبع: مسیر مردمشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1400/11/22

مسیرمردم:جامعه هدف بنیاد برکت در اعطاي تسهیلات اشتغال زایی، روستاها هستند اما شهرستان هفتکل به واسطه محرومیت بالا
و نرخ بیکاري موجود در آن به صورت ویژه دیده شد. وي افزود:  69 واحد کارگاهی در شهرستان هفتکل با دریافت تسهیلات، کار

تولید را آغاز کردند که بخش عمده اي از آنها در شهر هفتکل واقع (...)

مسیرمردم:جامعه هدف بنیاد برکت در اعطاي تسهیلات اشتغال زایی، روستاها هستند اما شهرستان هفتکل به واسطه محرومیت بالا و
نرخ بیکاري موجود در آن به صورت ویژه دیده شد. وي افزود:  69 واحد کارگاهی در شهرستان هفتکل با دریافت تسهیلات، کار تولید را آغاز

کردند که بخش عمده اي از آنها در شهر هفتکل واقع […]



پیگیري مشکلات 18 روستاي بخش مرکزي قم توسط معاون استاندار

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1400/11/22

تامین آب شرب، پیگیري مشکل برق شهرك صنعتی الغدیر و تعیین حدود مرتع بخشی از مسایل طرح شده روستاییان بود که در
حضور مسولان طرح و بررسی شد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز قم؛ جعفري موحد
بخشدار بخش مرکزي در جمع اهالی روستاي نعمت آباد
انجیرلی به بیان مشکلات گاز و کمبود آب 18 روستا اشاره
کرد و گفت: در طرح آبرسانی قرار است6روستا در مرحله اول و
7 روستا در مرحله دوم آبرسانی شود که اعتبار آن تامین نشده

 
و طرح پیش نرفته است. 

در ادامه اهالی روستاي انجیرلی نعمت آباد و ده بلاغی مشکل
آب آشامیدنی و کمبود اشتغال و اختلافات مراتع را عنوان

 
کردند. 

 
آقاي حاجی زاده معاون سیاسی امنیتی استاندار قم، در این دیدار مردمی از مسولان خواست تا پاسخگوي مشکلات روستاییان باشند. 

در این نشست مردمی مقرر شد لایروبی قنات ها و چشمه هاي محلی با همکاري جهاد کشاورزي و شرکت آب و فاضلاب صورت گیرد تا در

 
سال آینده مشکل کمبود آب برطرف شود. 

آقاي حاجی زاده خدمت رسانی به بخش هاي روستایی را وظیفه مسولان عنوان کرد و گفت: رویکرد استانداري قم، حضور مسولان در روستا

 
ها و پیگیري مشکلات روستاییان است. 

مدیران شرکت آب و فاضلاب، بنیاد برکت، بنیاد مسکن، کمیته امداد، آموزش و پرورش و اداره امور روستایی در برنامه امروز بازدید از روستا
هاي بخش مرکزي حضور داشتند.



استاندار کهگیلویه و بویراحمد: زمان عبور از مشکلات اقتصادي فرا رسیده است /

دولت دنبال تغییر در کهگیلویه و بویراحمد است

منبع: کبنا نیوزشماره خبر:  62  |  تاریخ: 1400/11/22

استاندار کهگیلویه و بویراحمد گفت: زمان عبور از مشکلات اقتصادي که به واسطه آمریکا ایجاد شده فرا رسیده است.

کبنا ؛استاندار کهگیلویه و بویراحمد گفت: زمان عبور از
مشکلات اقتصادي که به واسطه آمریکا ایجاد شده فرا رسیده

 
است. 

به گزارش کبنا، سید علی احمدزاده صبح امروز (جمعه، 22
بهمن ماه 1400)، در مراسم راهپیمایی موتوري و خودرویی
22 بهمن شهر یاسوج با گرامیداشت حضور حماسی و پرشور
مردم استان کهگیلویه و بویراحمد گفت: 22 بهمن یادآور روز
حماسه ملت ایران و روز خروش و قیام مردم علیه طاغوت و

 
آغاز یک دوره جدید حاکمیت الهی بر این سرزمین است. 

استاندار کهگیلویه و بویراحمد به وضعیت کشور قبل از انقلاب اشاره کرد و افزود: قبل از انقلاب شاهد بودیم که چکمه پوشان آمریکا و اجانب

 
از هیچ ظلم و ستمی بر پیکره این ملت کوتاهی نکردند و سرمایه ملی ما را جلوي چشمانمان به یغما می بردند. 

وي بیان کرد: 22 بهمن یادآور دوران قبل از پیروزي انقلاب است که سرسپردگان مملکت دستشان به سوي اجانب دراز بود و چشمشان به

 
دست دشمن بود و همه کشور را در اختیار بیگانگان قرار داده بودند. 

مقام عالی دولت در کهگیلویه و بویراحمد بیان کرد: 22 بهمن آغازگر یک حکومت توحیدي و الهی در این مملکت و استقلال ایران از سلطه
بیگانگان و ایجاد تمدن جدیدي که همه ارکان و شئون مملکت به خود مردم واگذار شد است و امام(ره) انقلابی بر پایه باورها و اعتقادات

 
الهی ایجاد کردند که در دنیا مشابه آن وجود ندارد انقلابی که در راه اعتلاي آن خون هاي گرانبهایی تقدیم شد. 

احمدزاده با بیان اینکه 22 بهمن آغازگر دورانی است که مردم با اراده خودشان مملکت را اداره کنند، گفت: بر حاکمیت این مملکت ولی

 
فقیه که جانشین امام معصوم است قرار دارد که حرفش حرف خدا و ائمه اطهار است. 

استاندار کهگیلویه و بویراحمد به تجربه خود به سفر به یکی از کشورهاي همسایه اشاره کرد و افزود: در سفرم به یکی از کشورهاي همسایه
یکی از مقامات آن کشور به من گفت ما بدون اجازه آمریکا حتی نمی توانیم درب یک کارخانه را تغییر بدهیم، اگر ما ولی فقیه داشتیم زیر

 
سلطه و سیطره آمریکا نبودیم. 

استاندار کهگیلویه و بویراحمد در ادامه خطاب به مردم گفت: باور کنیم و اعتقاد داشته باشیم که این کشور آینده دار است استکبار جهانی و

 
هم پیمانانش به دنبال این هستند که شما را از پیروي از ولایت فقیه ناامید کنند. 

وي با بیان اینکه در کشور مشکلات اقتصادي وجود دارد، گفت: دشمن ما را تحریم کرده اما ملت ایران ملت مقاومی هستند و روي پاي
خودمان، داشته ها و توانمندي هایمان و اندوخته هاي داخلی از این گردنه سخت عبور خواهیم کرد و مشکلات را به دست همین جوانان حل

 
می کنیم. 

استاندار کهگیلویه و بویراحمد با بیان اینکه ما اراده کردیم کشورمان را خودمان بسازیم و اجازه ندهیم مانند آن دوران دارایی هایمان را به

 
یغما ببرند، گفت: به فضل الهی از این گردنه سخت مشکلات اقتصادي که همه به واسطه آمریکا است عبور خواهیم کرد. 

مقام عالی دولت در کهگیلویه و بویراحمد گفت: آغاز دوران رفع مشکلات اقتصادي فرا رسیده و من به عنوان فرزند این استان به شما قول

 
می دهم ظرف یکسال آینده شاهد تحولات خوبی در زمینه اقتصادي و ایجاد اشتغال در استان باشیم. 



احمدزاده بیان کرد: کارهاي بزرگی در استان آغاز شده و آغاز خواهد شد، اشتغال در استان رونق می گیرد و جوانان بیکار ما از این وضعیت

 
خارج و صاحب شغل خواهند شد. 

استاندار کهگیلویه و بویراحمد بیان کرد: دولت توجه ویژه اي به کهگیلویه و بویراحمد دارد و به دنبال تغییر در استان است، پروژه هاي

 
بزرگی که اجرا شده و یا در دست اجرا است بیانگر توجه و نگاه خاص دولت سیزدهم به استان است. 

احمدزاده با بیان اینکه استان وارد چرخه جدیدي از تولید و اشتغال شده، گفت: در حال حاضر براي پروژه هاي گاز، نفت و آب اقدامات مهم

 
و بزرگی طراحی و در دست اجرا است. 

وي بیان کرد: در حوزه آب، سدهایی حق ما بود اما این حق را به ما ندادند که با تلاش صورت گرفته عملیات اجرایی این سدها آغاز شده
است، سد تنگ سرخ در سال 1401 آبگیري و مشکلات آب شهر یاسوج و دشت هاي اطراف حل می شود ، کارهایی هم در دشت امامزاده

 
جعفر و باشت انجام می شود. 

مقام عالی دولت در کهگیلویه و بویراحمد بیان کرد: چند روز گذشته با تکیه بر توان استان و استفاده از ظرفیت ارکان دولتی، نمایندگان

 
مجلس و دستگاه ها توانستیم مجوز احداث سد آبریز را علی رغم همه مخالفت ها اخذ کنیم و از این گردنه سخت عبور کنیم. 

وي تصریح کرد: تلاش براي توسعه و پیشرفت و تحول در استان به شرط حمایت مردم ادامه دارد، از مردم استان می خواهم براي اخذ

 
تسهیلات و ایجاد اشتغال به ما مراجعه کنند. 

احمدزاده در پایان با بیان اینکه قول می دهم ظرف یکی دو سال آینده تحولات زیادي در استان ایجاد شود، خاطر نشان کرد: تا پاي جان از
هیچ تلاش و کوششی براي عمران و آبادانی استان دریغ نخواهیم کرد.



بازدید رییس کل دادگستري آذربایجان غربی و 144 قاضی از زندان ها

منبع: روزنامه حمایتشماره خبر:  63  |  تاریخ: 1400/11/22

بازدید رییس کل دادگستري آذربایجان غربی و 144 قاضی از زندان ها

 
بازدید رییس کل دادگستري آذربایجان غربی و 144 قاضی از زندان ها 

رییس کل دادگستري استان آذربایجان غربی به همراه 144 نفر از قضات با حضور در زندان هاي سراسر این استان با زندانیان به صورت
چهره به چهره دیدار کرد.ناصر عتباتی به همراه 144 نفر از قضات استان آذربایجان غربی با حضور در زندان هاي سراسر این استان با زندانیان
به صورت چهره به چهره دیدار و به درخواست هاي تک تک آنها رسیدگی و دستورات لازم را صادر کردند.رییس کل دادگستري استان
آذربایجان غربی در جریان بازدید خود از زندان مرکزي ارومیه گفت: به یمن ایام دهه فجر انقلاب و ایام پرفیض ماه رجب با برنامه ریزي
دقیق در کل استان، مسئولان قضایی ضمن حضور در بند هاي مختلف زندان با مددجویان دیدار و از وضعیت قضایی آنها اطلاع حاصل

 
کردند. 

وي هدف از این بازدید را بررسی وضعیت خدمت رسانی در زندان، در راستاي تاکیدات رییس قوه قضاییه مبنی بر حفظ کرامت انسانی
زندانیان عنوان و اظهار کرد: از جمله نتایج مهم این قبیل بازدید ها و دیدار ها، اطلاع از وضعیت قضایی مددجویان و بهره مندي مستحقان از
ارفاقات و تخفیفات قانونی مانند مرخصی پایان حبس، آزادي مشروط، استفاده از سامانه هاي الکترونیک، اعزام به مرخصی و دیگر موارد
قانونی است که خوشبختانه در این بازدید 7 ساعته همه این موارد حاصل شد.عتباتی در ادامه بیان کرد: حاصل این بازدید، اعطاي مرخصی
پایان حبس به 181 زندانی، موافقت با آزادي مشروط 25 نفر، موافقت با تعلیق 80 نفر، برخورداري 2 هزار و 284 زندانی از مرخصی،
برخورداري 111 زندانی از اشتغال، موافقت با درخواست عفو 25 نفر، موافقت با تخفیف مجازات یک نفر و موافقت با درخواست پابند 26 نفر

 
بود. 

رییس کل دادگستري استان آذربایجان غربی در ادامه این بازدید، در محل حسینیه زندان مرکزي ارومیه حاضر شد و حکم آزادي 116
زندانی زندان مرکزي ارومیه را به آنها تقدیم و آنها را از درب زندان، بدرقه کرد.وي همچنین در جلسه بنیاد تعاون زندانیان که به منظور
تصمیم گیري در خصوص اشتغال زندانیان برگزار شد، به استفاده حداکثري از ظرفیت زندانیان براي اشتغال تاکید کرد و گفت: اشتغال براي
زندانی به معناي امید به آینده و بهترین راه حل براي بازگشت او به جامعه است و زمانی که زندانی حرفه و شغل خاصی را فرا می گیرد و به
آن عادت می کند، به زندگی و آینده امیدوار می شود و دیگر به سمت بزهکاري نخواهد رفت.عتباتی خطاب به دادیار ناظر زندان و رییس

زندان مرکزي ارومیه تاکید کرد: زندانیانی که گواهی اشتغال دارند و حرفه آموزي کرده اند، از تخفیفات و ارفاقات قانونی بهره مند شوند.



خبر
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خبر

 
خبر 

 
تصویب بودجه 5هزار میلیارد تومانی تعرفه گذاري خدمات پرستاري 

ربیس کل سازمان نظام پرستاري گفت: بودجه پنج هزار میلیارد تومانی تعرفه خدمات پرستاري در کمیسیون تلفیق تصویب شد.محمد
میرزابیگی افزود: تحقق و تصویب این بودجه به طور مستقیم نتیجه تلاش ها و رایزنی هاي سازمان نظام پرستاري وهیات مدیره هاي فعال ما
با مجلس و همینطور تشکیل کمیته کاري با کمیسیون بهداشت و درمان مجلس و رایزنی گسترده با کمیسیون تلفیق مجلس است و انصافا
نمایندگان کمیسیون بهداشت در کمیسیون تلفیق و به ویژه نایب رئیس کمیسیون بهداشت و درمان مجلس که عضو کمیسیون تلفیق و

 
نماینده کمیسیون بهداشت در شوراي عالی نظام پرستاري است، همکاري بی نظیر و تحسین برانگیزي داشتند. 

 
توسعه کمی و کیفی دوره هاي مهارت افزایی در دانشگاهها 

مدیر کل دفتر ارتباط با صنعت و جامعه وزارت علوم از برنامه این وزارتخانه براي مهارت افزایی و صلاحیت حرفه اي دانشجویان خبر
داد.محمد سعید سیف در با اشاره به تصویب نظام صلاحیت حرفه اي در دولت اظهار کرد: اخیراً شیوه نامه ایجاد شوراي مهارت افزایی و
صلاحیت حرفه اي دانشجویان و دانش آموختگان در وزارت علوم به تصویب رسیده و مجوز آن صادر شده است.وب افزود: اصل موضوع این
است که باید بازار کار و نیاز کشور با توانمندي هاي موجود متناسب شود و در همین رابطه هر دانشگاه کارنامه مخصوص به خود را دارد و

 
رئیس آن دانشگاه می داند که در حوزه مهارت افزایی و رصد اشتغال چه شرایطی دارند. 

 
جدیدترین آمار کنکوري ها 

رییس سازمان سنجش آموزش کشور از ثبت نام یک میلیون و 416 هزار نفر در کنکور 1401 خبر داد و گفت: آمار ثبت نام در کنکور سال
1401 نسبت به کنکور 1400 به میزان 4 درصد افزایش یافته است.عبدالرسول پورعباس بیان کرد: متقاضیانی که در فاصله تعیین شده از
10 تا 20 بهمن موفق به دریافت سوابق تحصیلی نشده و یا به هر دلیل دیگري نتوانسته اند در کنکور سراسري 1401 ثبت نام کنند می

 
تواند در روزهاي اول تا چهارم اسفندماه 1400 از طریق سایت سازمان سنجش نسبت به ثبت نام اقدام کنند. 

 
بازگشت 65 هزار ایرانی با پیوند عضو به زندگی 

مدیر عامل انجمن اهداي عضو ایرانیان از افزایش 66 درصدي اهداي عضو در کشور نسبت به سال گذشته خبر داد.کتایون نجفی زاده
همچنین تصریح کرد: به علت شیوع کرونا، آمار اهداي عضو در سال 1399 نسبت به سال قبل از آن 53 درصد افت داشت و همچنان نسبت

 
به آمار 574 موردي اهداي عضو در قبل از شیوع کرونا، افت 22درصدي اهداي عضو را شاهد هستیم.وي بازگشت بیش از 

65 هزار ایرانی به زندگی با پیوند عضو، ذخیره ارزي 250 هزار میلیارد تومانی ناشی از بومی سازي اهداي عضو در کشور را از مهمترین
مزایاي این طرح برشمرده.



پیچیده ترین جهاد تبیین ،معرفی چهره هاي نفوذي در بدنه نظام اسلامی است

منبع: صبج زاگرسشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1400/11/22

آیین نماز سیاسی عبادي و دشمن شکن جمعه این هفته پس از راهپیمایی باشکوه خودرویی و با حضور مردم و مسئولین ولایتمدار
و شهرستان بهمئی برگزار شد.

 
 

به گزارش پایگاه تحلیل و اطلاع رسانی صبح زاگرس آیین نماز سیاسی عبادي و دشمن شکن جمعه این هفته پس از راهپیمایی باشکوه

 
خودرویی و با حضور مردم و مسئولین ولایتمدار و شهرستان بهمئی برگزار شد. 

در این آیین حجت الاسلام افروغی امام جمعه شهرستان بهمئی گفت : پیچیده ترین جهاد تبیین ،معرفی چهره هاي نفوذي در بدنه نظام

 
مقدس جمهوري اسلامی است. 

وي ادامه داد :این صحبت بنده نیست بلکه فرمایش حضرت آقا امام خامنه اي است ،که می فرمودند نفوذي ها در جاهاي مهم و حساس

 
حضور دارند و چینش آنها در بدنه نظام براي انقلاب بسیار مضر است. 

افروغی در ادامه گفت : ما 4چیز را باید در حوزه انقلاب ببینیم که اولین موضوع این است که امام امت بازوانی دارد و از جنس روحانیت است
و دشمن با ساختن فیلم هاي ضد روحانیت سعی در تضعیف روحانیت در ذهن و افکار مردم دارد و هدف اصلی آنها راس انقلاب اسلامی است

 
 .

وي ادامه داد :عده اي هستند که با نشر و تخریب روحانیت، خیانن می کنند و می خواهند با تضعیف روحانیت دین را ضعیف کنند و اگر این

 
کار را انجام دهند دیگر چیزي از دین باقی نخواهند ماند. 

امام جمعه شهرستان بهمئی با انتقاد به مکانیزم اشتغال در ادارات گفت :سیستم ها در ادارات که مکانیزم اشتغال هستند، بسیار اشکال دارد
و مسئولین بعضی موارد مهم را اصلا مورد توجه قرار نمی دهند و براي رفع این مشکل نیاز به جهاد تبیین است و لازمه آن کمک کردن احاد

 
مردم و مسئولین است. 



 
انقلاب اسلامی و دستاوردهاي انقلاب در 4کلمه خلاصه می شود و آن استقلال ازادي جمهوري اسلامی است . 

وي ادامه داد :ایران در زمان پهلوي در ارتش دخالت خاصی نداشت همانند هواپیماهاي ایرانی که به پرواز درامدن و وارد جنگ شدند وحتی
شاه مملکت مطلع نبود، اما امروزه شاهد آن هستیم ایران مقتدر علاوه بر خاورمیانه در تمام جهان نقش نظامی و سیاسی و اقتصادي مهمی را

 
ایفا می کند . 

افروغی گفت :در زمان پهلوي استقلال نظامی نداشتیم و اگر هواپیماهایی جنگی ایران نیاز به تعمیر داشت این آمریکایی ها بودند که این کار

 
را براي ما انجام می دادند 

اما امروزه به برکت نظام جمهوري اسلامی ما حتی هواپیماهایی در حوزه نظامی ساختیم و در حال حاضر موشک قاره پیما ساختیم و به

 
تنهایی مانور نظامی انجام می دهیم. 

افروغی امام جمعه شهرستان بهمئی گفت :ما پیروز جنگ جهانی در بحث مبارزه با داعش هستیم واین از اقتدار و برکت نظام جمهوري

 
اسلامی ایران است . 

وي در خصوص سلامت فضاي رسانه اي در کشور گفت :ما در بحث رسانه با تمام مشکلاتی که وجود دارد ، یکی از اخلاقی ترین رسانه ها را

 
در تمام دنیا داریم و این بسیار مهم است . 

وي در خصوص استقلال اقتصادي ایران گفت : ما کاملا اقتصاد مستقلی داریم چرا که با توجه به این تحریم ها هر کشوري غیر از جمهوري

 
اسلامی بود قطعا از هم پاشیده میشد اما ایران با تغییر این رویه به رشد اقتصدي نزدیک شده است. 

 
وي در ادامه اظهار داشت :ما در نظام مقدس جمهوري اسلامی به احیا سیاست و اقتصاد و نظامی رسده ایم. 

افروغی در ادامه گفت :حاج قاسم سلیمانی با 313 نفر توانست تمام دنیا را از شر داعش و نام داعش نجات دهد و ثابت کرد با 313 نفر یار

 
خالص می شود دنیارا نجات داد و در اختیار گرفت. 

 
 ---



 
 ---

 
 ---

 
 ---



 
 ---

 
 ---

 
 ---



 
 ---

 
 ---

 
 ---



 
 ---

 
 ---

 
 ---



 
 ---

 
 ---

 
 ---



 
 ---

 
 ---

 
 ---



 
 ---

 
 ---

---



تجدید میثاق مدیران ارشد و کارکنان بانک ملی ایران با آرمان هاي امام راحل و

شهدا

منبع: جامعه ایده آلشماره خبر:  66  |  تاریخ: 1400/11/22

به گزارش جامعه ایده آل به نقل از روابط عمومی بانک ملی ایران، اعضاي هیات مدیره و دیگر مسئولان ارشد بانک با حضور در حرم مطهر
بنیانگذار انقلاب اسلامی همچنین با جانشین برحق و حافظ آرمان ها و سیره آن یار سفر کرده، حضرت آیت االله خامنه اي (مدظله) نیز
تجدید بیعت کرده و براي حفظ و گسترش انقلاب اسلامی با غلبه رویکرد اقتصاد مقاومتی در حوزه هاي مختلف اقتصادي و همچنین به کار
بستن نسخه رهایی بخش و تدبیر رهبر فرزانه انقلاب در مقوله اقتصاد مقاومتی براي مانع زدایی از تولید در سال «تولید؛ پشتیبانی ها، مانع
زدایی ها» و پیشبرد و حفظ منافع اقتصادي ، ایجاد اشتغال تام و مولد و توسعه روزافزون اقتصاد ملی و همچنین پیروي از سیاست هاي

 
رئیس جمهور محترم و ولایت مدار عهد و پیمان بستند. 

در این مراسم عباس شفیعی رئیس هیات مدیره بانک ملی ایران با گرامیداشت یاد و خاطره امام راحل(ره) گفت: نام و عظمت حضرت

 
امام(ره) در تاریخ فراموش نخواهد شد و ایشان در قلب همه مردم آزاده جهان جاي دارند. 

وي افزود: پیام امام راحل (ره) و شهیدان سرافراز، ایستادگی و جهاد است و کارکنان بانک ملی ایران با تأسی به این فرهنگ است که توانسته

 
اند در جهاد اقتصادي گام هاي بلندي بردارند. 

حسن مونسان عضو هیات عامل بانک ملی ایران نیز در این مراسم ضمن تبریک ایام االله دهه فجر گفت: حضور همکاران ما در این مکان

 
مقدس نشان دهنده تجدید بیعت با حضرت امام(ره) و آرمان هاي والاي اوست. 

وي افزود: ما باید در راه خدمت رسانی به مردم عزیزمان گام هاي بلندتري را برداریم و همواره قدردان انقلاب و شهدا باشیم و در مسیر جهاد
اقتصادي مصمم تر قدم برداریم.



تبریک مدیرعامل بانک شهر به مناسبت پیروزي انقلاب و سالگرد تاسیس بانک

منبع: جامعه ایده آلشماره خبر:  67  |  تاریخ: 1400/11/22

 
به گزارش جامعه ایده آل به نقل از روابط عمومی بانک شهر، متن کامل پیام دکتر سیدمحمدمهدي احمدي بدین شرح است: 

 
حِیمِ  حْمَنِ الرَّ ِ الرَّ بسِْمِ االلهَّ

بانک شهر در سیزدهمین سال فعالیت خود با اتکا به نیروي توانمند و کارآمد انسانی و به پشتوانه اعتماد مشتریان و حمایت سهامداران،

 
توانسته به عنوان بانک حامی عمران و آبادانی شهرها و بازوي مدیریت شهري ظاهر شود. 

این بانک با پشتیبانی از انجام پروژه هاي شهري، تولید، ایجاد اشتغال پایدار، هموارسازي کسب وکارها و نیز تحقق مسئولیت هاي اجتماعی،

 
کارنامه اي زرین داشته تا بیش از پیش در جامعه به عنوان بانک پیشگام و دوستدار شهرها و حامی شهروندان شناخته شود. 

در شرایطی که مواجهه با تحریم ها و پیامدهاي همه گیري ویروس کرونا، زندگی هموطنان را به شکل گسترده اي متاثر ساخته در این میان
همکاران سختکوش و متعهد به آرمان هاي بانک شهر دوران دشواري را سپري می کنند و در حالی که در غم از دست دادن همکاران برومند

 
خود سوگوار هستند، اما در صف مقدم عرصه خدمت به هم وطنان، رسالت خود را ادامه می دهند. 

اکنون در طلیعه درخشان چهل و سومین سالروز پیروزي شکوهمند انقلاب اسلامی با گرامیداشت یاد و خاطره معمار کبیر انقلاب، شهدا،
جانبازان و خانواده هاي معزز آنان در به ثمر رسیدن این پیروزي و تاکید بر پیروي از منویات رهبر فرزانه انقلاب در استمرار این مسیر
پربرکت؛ امیدوارم به لطف خداوند متعال، با تلاش و همدلی و عزمی پایدار و اندیشه اي پویا بتوانیم در چارچوب ضوابط و مقررات، ضمن
تحقق شعار "نوآوري در خدمت"، ارزش آفرینی بیشتر براي سهام داران و مشتریان، همانند گذشته به عنوان یک بانک خوشنام در نظام
بانکی درخشیده و همواره براي ایران و ایرانیان، افتخار آفرین باشیم و بیش از پیش در مسیر خدمتگزاري به شهروندان و تحقق اهداف بانک

 
گام برداریم. 

 
سیدمحمدمهدي احمدي 

مدیرعامل وعضو هیات مدیره



یونس صابري دستبند ساز دندان طلا بازار

منبع: تیتر برترشماره خبر:  68  |  تاریخ: 1400/11/22

تیتربرتر؛ واژه صنایع دستی مفهومی مدرن و متعلق به دنیاي کنونی است و دوره مدرنیته با انقلاب صنعتی در حدود سال 1800
میلادي در کشورهاي اروپایی آغاز شد و پیش از این دوران واژه اي بعنوان صنایع دستی وجود نداشت، زیرا آنچه که امروزه از آن با

عنوان صنایع...

تیتربرتر؛ واژه صنایع دستی مفهومی مدرن و متعلق به دنیاي کنونی است و دوره مدرنیته با انقلاب صنعتی در حدود سال 1800
میلادي در کشورهاي اروپایی آغاز شد و پیش از این دوران واژه اي بعنوان صنایع دستی وجود نداشت، زیرا آنچه که امروزه از آن با عنوان
صنایع دستی یاد می شود در گذشته صنعت رایج زمان بوده و صنعتی دیگر جز آن وجود نداشته است. یونس صابري هنرمندي که دستی بر
آتش دارد و در بازار بزرگ تهران به هنرنمایی می پردارد و در زمینه درست کردن دستبند، گردنبند، پابند و انگشتر فعالیت دارد در خصوص
صنایع دستی می افزاید: صنایع دستی ریشه در فرهنگ ایرانی دارد و این صنعت بسیار زیبا و آرامش می باشد. وي تاکید کرد: در بازار تهران
به فعالیت کار صنایع دستی مشغول می باشم و انواع دستبد، گردنبند، انگشتر مردانه و زنانه با قیمت بسیار مناسب براي کلی شهرودانی در
دکه خود دارم. ایشان با گله از کم توجهی مسئولین به این هنر، گفت: امیدوارم مسوولان به صنایع دستی بیشتر از بیش بها بدهند و این
صنعت حتی می تواند در ارز آوري و اشتغال زایی سهم بهینه را ایفا نماید. در پایان اشاره می شود که آنچه مقوله صنایع دستی را از هنر
کاردستی متمایز میسازد، هدف از ساخته آنهاست. صنایع دستی لوازمی هستند که قرار است مورد استفاده قرار گرفته و کهنه، پوسیده و
غیره شوند و مورد استفاده آنها بیش از یک تزئین ساده است. صنایع دستی اغلب کارهاي فرهنگی و رسومی تري تلقی میشوند زیرا به عنوان
بخشی از ملزومات زندگی روزمره مطرح هستند. همچنین جواهرات یک عنصر جهانی در آراستگی انسان است و زیورآلات از صدفها، سنگ، و
استخوان هاي باقی مانده از زمان هاي قدیم ساخته می شود و احتمالا در اوایل، هدف از استفاده زیورآلات و جواهرات، حفاظت در برابر

خطرات زندگی و یا نشانه اي از موقعیت یا جایگاه خاص بوده است.



کار فقط پشت میز نشینی نیست

منبع: موجشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1400/11/22

امام جمعه بندرعباس بیکاري را علتی براي آسیب هاي دیگر
دانست و ابراز کرد: نگاه برخی افراد براي کار پشت میز نشینی

 
است، در حالی که نگاه اسلام اصلا این چنین نیست. 

به گزارش خبرگزاري موج هرمزگان، حجت الاسلام والمسلمین
محمدعبادي زاده در خطبه هاي نماز جمعه بندرعباس اظهار
کرد: یکی از موضوعات و آسیب هاي مهمی که در جامعه به

 
آن باید پرداخت، آسیب بیکاري و عدم اشتغال است. 

وي بیکاري را یکی از مهم ترین معضلات جامعه دانست و عنوان کرد: باید از ابعاد مختلف به این چالش نگاه کرد، می توان این ادعا را داشت

 
که بیش از نیمی از آسیب هایی که گریبان گیر جامعه ماست معلول بیکاري است. 

امام جمعه بندرعباس بیکاري را علتی براي آسیب هاي دیگر دانست و ابراز کرد: نگاه برخی افراد براي کار پشت میز نشینی است، در حالی

 
که نگاه اسلام اصلا این چنین نیست اگر فردي کار مناسب خود را پیدا نکرد باید دست پشت دست بگذارد؛ روش اهل بیت چیز دیگري بود. 

وي با ذکر این نکته که کار در اسلام یک عبادت محسوب می شود خاطرنشان کرد: کدام مکتب، آئین و دین، نگاهش به کار نگاه عبادت و
اخروي باشد و در اسلام تعبیر شده است که اگر کسی که تلاش می کند تا مخارج زندگی و خانواده خود را تامین کند مانند جهاد فی سبیل

 
الله است، این موضوع نشان دهنده اهمیت و جایگاه کار کردن و روزي حلال در اسلام است. 

امام جمعه بندرعباس گفت: در اسلام کار تنها جنبه دنیوي ندارد بلکه به مسائل اخروي ما نیز گره خورده است و عبادت 70جزء دارد که

 
افضل و بالاترین آن ها رزق حلال است، این بسیار نگاه بلندي است. 

وي ماه رجب را ماه خودساز و بندگی دانست و تشریح کرد: این ماه دالان ورود به شعبان و رمضان است و اگر توفیق اعتکاف برایمان حاصل

 
نشد، عنوان کرد: نماز جعفر در 3 روز ماه رجب یعنی 13 تا 15 رجب را بخوانیم چراکه این نماز آثار و برکات عجیبی در زندگی دارد. 

امام جمعه بندرعباس ابراز کرد: ماه رجب ماه تصفیه دل است و بندگان خداوند دل خود را از رذایل تصفیه خواهند کرد، غالب ذکرهایی که
در ماه رجب وارد شده است در حوزه استغفار و تزکیه دل است؛ چراکه آرام آرام می خواهیم خودمان را براي ماه شعبان و رمضان آماده

کنیم.



69 طرح تولیدي و کارگاهی در هفتکل افتتاح شد

منبع: ایرناشماره خبر:  70  |  تاریخ: 1400/11/22

اهواز -ایرنا- مجري طرح هاي اشتغال زایی بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) دراستان خوزستان از افتتاح 69 طرح
کارگاهی در شهرستان هفتکل به مناسبت دهه فجر خبر داد.

اهواز -ایرنا- مجري طرح هاي اشتغال زایی بنیاد برکت ستاد
اجرایی فرمان حضرت امام (ره) دراستان خوزستان از افتتاح
69 طرح کارگاهی در شهرستان هفتکل به مناسبت دهه فجر

 
خبر داد. 

مصطفی باندري جمعه در گفت وگو با خبرنگار ایرنا اظهار
داشت: جامعه هدف بنیاد برکت در اعطاي تسهیلات اشتغال
زایی، روستاها هستند اما شهرستان هفتکل به واسطه
محرومیت بالا و نرخ بیکاري موجود در آن به صورت ویژه دیده

 
شد. 

وي افزود: 69 واحد کارگاهی در شهرستان هفتکل با دریافت تسهیلات، کار تولید را آغاز کردند که بخش عمده اي از آنها در شهر هفتکل

 
واقع شده اند. 

مجري طرح هاي اشتغالزایی بنیادبرکت ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) دراستان خوزستان با بیان اینکه براي افتتاح این طرح ها بالغ بر
25 میلیارد ریال تسهیلات پرداخت شده است تصریح کرد: این طرح ها زمینه اشتغال 150 نفر را به صورت مستقیم و غیرمستقیم فراهم

 
کردند. 

باندري اهداف بنیاد برکت را نیاز سنجی منطقه، شناسایی افراد مستعد و کارافرینان و آموزش متقاضی دانست و تصریح کرد: تلاش می کنیم

 
با ارائه خدمات مناسب، زمینه اشتغال زایی را در مناطق محرومی مانند هفتکل و دیگر نقاط خوزستان فراهم کنیم. 

 
شهرستان هفتکل در شمال شرق خوزستان واقع است و مرکز آن با اهواز حدود 100 کیلومتر فاصله دارد. 

 
برچسب ها 

 
- افتتاح طرح 

 
- بنیاد برکت 

 
- دهه فجر 

 
- هفتکل 

 
پروندهٔ خبري 

- فجر انقلاب؛ 43 سال ایستادگی



تصویب «قانون عملیات بانکداري بدون ربا» شاه بیت تحولات بانکی پس از انقلاب

منبع: برداشت روزشماره خبر:  71  |  تاریخ: 1400/11/22

به گزارش برداشت روز، ، براي مرور دستاوردهاي نظام بانکی پس از پیروزي انقلاب اسلامی با حجت اله صیدي، مدیرعامل بانک
صادرات ایران به گفت وگو نشستیم. صیدي از تحول نظام بانکی در سال هاي پس از پیروزي انقلاب می گوید که تصویب «قانون

عملیات بانکداري بدون ربا» به عنوان چارچوبی مترقی، سرآغازي بر آن بود. در ...

مدیرعامل بانک صادرات ایران از دستاوردهاي نظام بانکی پس از پیروزي انقلاب اسلامی می گوید که شاه بیت آن تصویب «قانون

 
عملیات بانکداري بدون ربا» و توانایی نظام بانکی براي مدیریت شرایط سخت تحریم ها است. 

به گزارش برداشت روز، ، براي مرور دستاوردهاي نظام بانکی پس از پیروزي انقلاب اسلامی با حجت اله صیدي، مدیرعامل بانک صادرات
ایران به گفت وگو نشستیم. صیدي از تحول نظام بانکی در سال هاي پس از پیروزي انقلاب می گوید که تصویب «قانون عملیات بانکداري
بدون ربا» به عنوان چارچوبی مترقی، سرآغازي بر آن بود. در گام بعد، تقویت مزیت هاي نسبی کشور و تأمین مالی صنایعی از قبیل فولاد،
سیمان، مواد غذایی، نفت، گاز و پتروشیمی قرار داشت که به استقلال اقتصادي به عنوان ساحتی از استقلال در مفهوم انقلابی و همه جانبه
آن یاري رساند؛ مسیري که هر چند با موانعی چون جنگ تحمیلی و تحریم هاي ظالمانه مواجه بود، اما با اصلاح ساختار و ارتقاي
استانداردهاي نظام بانکی و استفاده حداکثري از فناوري هاي نوین طی شد. او چشم انداز پیش روي نظام بانکی را که در افق گام دوم انقلاب
معنا می یابد، با دو مفهوم حمایت از تولید و گسترش عدالت اجتماعی همساز می انگارد؛ دو مفهومی که بانک صادرات ایران با توجه به
حضور همیشگی در متن مردم براي هریک طرح ها و محصولاتی نو عرضه داشته و بر آن است که علاوه بر اصالت عدالت به عنوان یکی از
اصلی ترین آرمان ها، تأمین مالی مردم کم برخودار و کم درآمد کمک می کند تا پیشرفت اقتصادي نیز بهتر و سریع تر در دسترس قرار

 
گیرد. 

فارس: نظام بانکی ما پس از پیروزي انقلاب اسلامی تا چه حد متحول شد و چقدر توانست با اهداف و آرمان هاي انقلاب همسو و منطبق

 
شود؟ 

صیدي: انقلاب اسلامی مبتنی بر آموزه ها و اصول دین مبین اسلام و شعارهاي کلیدي آن استقلال، آزادي و جمهوري اسلامی بود. طبیعی
است که بعد از پیروزي انقلاب و برقراري نظام جمهوري اسلامی که مؤلفه ها و تعاریف خود را دارد و تدوین قانون اساسی، نظام بانکی نیز
باید دچار تحول می شد و از انقلاب تأثیر می پذیرفت. یکی از مهمترین کارهایی که در همان سال هاي اول استقرار نظام جمهوري اسلامی
اتفاق افتاد، این بود که فقها با کار ویژه و منسجم در خصوص عقود اسلامی، قانون عملیات بانکداري بدون ربا را تدوین کردند که در سال 62

 
تصویب شد. 

در اسلام و اقتصاد اسلامی چند مفهوم خیلی برجسته است و وقتی به قانون عملیات بانکی بدون ربا می نگریم، متوجه می شویم که توجه
خوبی به آنها شده است. یکی از این مفاهیم محاسبه سود واقعی و دیگري توزیع عادلانه سود است. در عملیات بانکی بدون ربا اولین نکته در
محاسبه سود واقعی این است که وقتی وجهی به یک فعالیت اقتصادي تخصیص پیدا می کند تا سودي حاصل شود، آن عملیات باید واقعی
باشد. دوم این که این سود بین شرکا یا افراد درگیر در آن فعالیت اقتصادي به صورت عادلانه توزیع شود. (می دانیم که عادلانه به معنی
مساوي نیست). این امر در قالب عقود معین محقق می شود که طرف هاي عقد ممکن است بانک و عامل (انجام دهنده فعالیت اقتصادي) یا
دو شریک باشند. مضاربه، مساقات، مرابحه و مشارکت از جمله این عقود هستند. با این که هر متن قانونی قابل نقد است، اما من این قانون را
قانون بسیار پیشرفته اي می دانم. یکی از نشانه هاي آن هم این است که تا امروز که بیش از 38 سال از جاري شدن قانون عملیات بانکی

 
بدون ربا می گذرد، نیازي به تغییر آن احساس نشده است. این قانون بحمداالله یکی از ثمرات انقلاب بود. 



فارس: یکی از مهمترین شعارهاي انقلاب اسلامی، استقلال بود. بانک ها براي کاهش وابستگی و افزایش خوداتکایی کشور در این بیش از

 
چهاردهه چه نقشی ایفا کردند و در دستیابی به آن چقدر موفق بودند؟ 

صیدي: بحث استقلال براي جمهوري اسلامی خیلی مهم است و بانک ها هم باید در همین مسیر حرکت کنند. در این بحث استقلال را در
حوزه اقتصاد در نظر می گیریم، اگرچه می توان در حوزه سیاست و فرهنگ و سایر حوزه ها هم به طور مبسوط گفت وگو کرد؛ اما از آنجایی
که در حوزه بانکداري بحث می کنیم، استقلال اقتصادي را مدنظر داریم. براي دستیابی به استقلال اقتصادي، لازم بود که زیرساخت هاي
کشور محکم شوند و براي این که کشور روي پاي خود بایستد، شاخص ها در حوزه اقتصاد کلان بهبود پیدا کند. باید از مزیت هاي نسبی
کشور استفاده و آنها را تقویت می کردیم و این ها نیاز به تأمین مالی داشت که نظام بانکی باید انجام می داد. به جاي این که خام فروشی
کنیم، باید به سمت ایجاد ارزش افزوده در معادن و ذخایر کشور می رفتیم. در فولاد کارهاي بزرگی شد؛ مثل فولاد مبارکه، فولاد خوزستان و
فولاد خراسان. الحمدالله الان در استان هرمزگان چند طرح بزرگ فولادي داریم که چند تا از آنها به بهره برداري رسیده است. براي این که
زنجیره فولاد تکمیل شود، باید از معادن، سنگ آهن استخراج می شد و فرآیند تبدیل به شمش فولادي را طی می کرد. بنابراین کارخانه
هاي آهن اسفنجی، گندله سازي، کنسانتره و امثال اینها ایجاد شد که این فعالیت ها نیاز به تأمین مالی داشت. بعد از آن به جاي واردات

 
ورق آهن از کره و روسیه براي تولید خودرو، تجهیزات و ماشین آلات، بانک ها کارخانه هاي فولاد را تأمین مالی کردند. 

اوائل انقلاب تولید سیمان کشور در حداقل میزان بود و در دهه 70 لازم بود به 56 تا 70 میلیون تن و تا امروز به 80 میلیون تن برسد که
تقریباً محقق شده است. کارخانه هاي سیمان با تأمین مالی بخش بانکی ایجاد شدند. در مواد غذایی خیلی مشکل داشتیم. حتی پنیر را از
دانمارك وارد می کردیم. وقتی جمعیت زیاد می شود، شیوه هاي سنتی تولید روستایی و خانگی براي جمعیت 50 تا 80 میلیونی جوابگو
نیست و انواع لبنیات باید به شیوه صنعتی تولید شود. بنابراین لازم بود شرکت هاي لبنی بزرگ تأسیس شود یا شرکت هاي موجود بزرگتر
شوند. نظام بانکی به داد اینها رسید و در حال حاضر کشور تولیدکننده و صادر کننده انواع محصولات لبنی است که نقش نظام بانکی را در

 
این بخش برجسته می کند. 

 
فارس: در حوزه تأمین مالی مزیت نسبی کشور یعنی نفت و گاز و پتروشیمی چطور؟ 

صیدي: در این حوزه روشن است که هم اکتشاف باید صورت می گرفت و هم حفاري و استخراج. بعد از تکمیل فرآیندها باید به جاي صادرات
نفت خام و گاز، آنها را به فرآورده هاي بالادستی و پایین دستی و محصول نهایی تبدیل می کردیم. بنابراین ابتدا پالایشگاه ها و بعد شرکت
هاي پتروشیمی ایجاد شدند. پارس جنوبی در عسلویه اوج این کار بود. تأمین مالی این بخش را هم نظام بانکی به عهده گرفت و این پیشرفت

 
ها باعث شد که کشور در تحقق استقلال جلو برود. 

 
فارس: آیا از منظر نظام بانکی، شاخصی براي سنجش این کاهش وابستگی و تحقق مفهوم استقلال اقتصادي وجود دارد؟ 

صیدي: استقلال یک مفهوم نسبی است و مطلق نیست که با تعیین یک عدد بتوان تشخیص داد. در همه جاي دنیا مزیت نسبی برقرار است.
در ایران هم نظام بانکی به این روند کمک کرد و به جاي واردات محصولات متنوع، خودمان تولید کردیم و الان صادرکننده خیلی از
محصولات نهایی هستیم. زمانی گاز، ماده خام محسوب می شد و متانول محصول؛ اما در حال حاضر متانول فروشی هم خام فروشی است و
باید آن را به یک محصول نهایی تبدیل کنیم. اتیلن و حتی پلی اتیلن را هم باید به سمت محصولات پایین دستی ببریم. در بخش هاي دیگر
این صنعت هم به جاي این که قطعات مختلف لوازم خانگی و خودرو را وارد کنیم، از محصولات متنوع پتروشیمی مختلف استفاده می شود.

 
این نقش نظام بانکی بود در تحقق شعار استقلال. 

فارس: اگر بخواهید در چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی، از چند دستاورد اصلی نظام بانکی براي مردم نام ببرید، به چه مواردي

 
اشاره می کنید؟ 



صیدي: دستاوردهاي نظام بانکی همین هاست. منبع اصلی بخش مهمی از تولید ناخالص داخلی که توسط کارخانجات و خدمات تامین می
شود، نظام بانکی است. تحولات زیادي هم در درون نظام بانکی اتفاق افتاده که از جمله آنها می توان به فناوري اطلاعات اشاره کرد. نظام
بانکی با این فناوري توانست روي پاي خودش بایستد. بانکداران خودشان برنامه نوشتند و نرم افزار تهیه کردند. در حال حاضر 80 میلیون نفر
جمعیت داریم. نزدیک به 200 میلیون کارت بانکی در دست مردم است و با این که زمان استاندارد متوسط نقل و انتقال تراکنش هاي بانکی
در دنیا هشت ثانیه است، در ایران این زمان کمتر است و حتی برخی اوقات پیامک انتقال وجه پس از دو ثانیه دریافت می شود. اینها

 
دستاوردهاي داخلی نظام بانکی در حوزه اصلاح ساختارهاست. 

پس از انقلاب اسلامی در نظام بانکی دو اتفاق مهم رخ داد؛ یکی عرضه سهام برخی بانک هاي بزرگ دولتی مانند بانک صادرات ایران، ملت و
تجارت در بورس و دیگري تأسیس بانک هاي خصوصی و این هر دو در نظام بانکی تحول آفرید. الحمدالله امروز چند بانک خصوصی قوي در
کشور داریم که پا به پاي بانک هاي دولتی و بورسی در حال فعالیت هستند. عمده این بانک ها به بورس وارد شدند و این موضوع باعث
شفافیت بیشتر شد. وقتی شرکتی را بورسی می کنیم، دو اتفاق می افتد؛ یکی شفافیت و دیگري افزایش پاسخگویی. اصولاً وقتی از نظام
جمهوري صحبت می کنیم، مردم سالاري و پاسخ خواهی مردم مطرح می شود و دولت باید پاسخگو باشد. بورسی کردن بانک ها و شرکت ها

 
موجب شد تا پاسخگویی در سطح بهتري قرار گیرد و کیفیت آن بالا برود. 

فارس: مدتی کوتاه پس از پیروزي انقلاب جنگ آغاز شد. نظام بانکی و از جمله بانک صادرات ایران در مواجهه با جنگ تحمیلی و پس از آن
تحریم هاي ظالمانه چه واکنش هایی از خود نشان داد، چطور به مقاوم سازي اقتصاد در برابر این تهاجمات کمک کرد و به چه نتایجی

 
رسید؟ 

صیدي: دشمن فهمیده بود که ضربه به کشور را از کجا آغاز کند. از همان ابتداي انقلاب دیدیم که از طریق گروهک ها از جمله منافقین
سعی داشت کشور را به هم بریزد و مغزهاي متفکر نظام را یکی پس از دیگري از میان بردارد تا به اهدافش برسد. موفقیت هاي انقلاب براي
دو گروه هزینه داشت. یکی براي ابرقدرت ها و استکبار جهانی و دیگري براي حکام مرتجع برخی کشورهاي منطقه که بیداري اسلامی رفته
رفته آنها را از پاسخگویی به ملت هایشان ناگزیر می کرد. اینها نمی خواستند مردم ایران و دیگر ملت ها به این بینش برسند. به همین دلیل
ترور و انفجار و ناآرامی و بلافاصله در پی آن هشت سال دفاع مقدس اتفاق افتاد و همه دنیا پشت سر عراق قرار گرفت تا زیرساخت هاي ایران
را تخریب کند. با این همه در دفاع مقدس اولاً ایران نگذاشت یک وجب از خاك کشور از دست برود و سرافراز از جنگ بیرون آمد و ثانیاً
بلافاصله همت کرد به آبادانی کشور، ساختن خرابی هاي ناشی از جنگ و سرمایه گذاري. عسلویه آغاز شد. افزایش ظرفیت سیمان،
پتروشیمی، مواد غذایی، نساجی و فولاد شروع شد. دشمنان براي ضربه زدن به این تحولات و پیشرفت، تحریم ها را آغاز کردند. دریافتند که
اگر نظام دریافت و پرداخت را فلج کنند، سیمان، خودروسازي و سایر صنایع هم نمی توانند به فعالیت خود ادامه دهند. از این رو تحریم نظام

 
بانکی خیلی زودتر از سایر تحریم ها آغاز شد. 

در مورد تحریم ها دو منبع مهم وجود دارد که یکی کتاب «جنگ خزانه داري» نوشته معاون خزانه داري آمریکا در زمان جورج بوش و
دیگري کتاب «هنر تحریم ها»ست که توسط ریچارد نفیو نوشته شده است. در کتاب جنگ خزانه داري به صراحت تحریم نظام بانکی مورد
اشاره قرار گرفته و حتی چند سطر هم در خصوص تحریم بانک صادرات ایران نوشته شده است. نظام بانکی کشور تحریم را با همه سختی
اش توانست مدیریت کند. این تحریم ها در سال 2010 به اوج خود رسید. سوئیفت بسته و نقل و انتقالات محدود شد. پیشتر هم معامله با
دلار محدود شده بود. نظام بانکی اما با تمام سختی ها توانست دوام بیاورد و به فعالیت خود ادامه دهد. بانک صادرات ایران با توجه به این که
بیشترین تعداد شعب خارجی را در دنیا دارد، قطعا باید بیشتر ضربه می دید؛ اما در مقابل تدابیري را به کار بست و الحمدالله تاکنون موفق

 
شده به فعالیت و خدمت رسانی و تزریق پول به اقتصاد ادامه دهد. 

با اصلاح ساختاري که از چهار سال پیش آغاز شد، ساختار مالی بانک بهتر شد. بانکی که در سال 96 روزانه 10 میلیارد تومان زیان می داد و
نزدیک به 5/7 هزار میلیارد تومان زیان انباشته داشت، در حال حاضر بانک سوددهی شده، زیان انباشته خود را پوشش داده است و پروژه

 
هاي داخلی و خارجی را تأمین مالی می کند. اینها برخی از دستاوردهاي نظام بانکی در چهل و سه سال گذشته است. 



 
فارس: به نظرتان براي پایداري و افزایش این دستاوردها چه باید کرد؟ 

صیدي: دو نکته بسیار اهمیت دارد. یکی حمایت از تولید است. هرچه قدر از تولید حمایت کنیم، تولید ناخالص داخلی (مجموعه کالا و
خدماتی که در یک سال تولید می شود) بالا می رود که در بانک صادرات ایران این امر در اولویت قرار دارد و تلاش شده متناسب با منویات
مقام معظم رهبري که در سال هاي اخیر، همه ساله ابعاد مختلف تولید را مورد نظر قرار داده و ابلاغ فرموده اند، اقدامات خود را سامان دهد

 
و با طرح هاي طروت، محیا، کارا و محصولات مختلف بانکی براي تحقق این اهداف قدم هاي بزرگی بردارد. 

در کنار رونق تولید، فقرزدایی مطرح است. می دانید که تحقیقات و نظریه هاي توسعه اقتصادي نهایتاً به دو راهی توسعه و عدالت می رسد.
حتی برخی طرفداران یک نظریه افراطی معتقدند ایرادي ندارد برخی زیر چرخ هاي توسعه له شوند. البته معلوم است در چنین شرایطی
مردم فقیر له خواهند شد. زمانی که کارخانجات و برج ها ایجاد شود، دهک هاي اول فقیرتر می شوند و گاهی از بین می روند و این دسته از
توسعه گراها هم به آن اعتنایی ندارند؛ اما جمهوري اسلامی همواره توسعه را در کنار عدالت دیده و نه فقط اجازه نداده دهک هاي اول و دوم
له شوند، بلکه تلاش کرده از رفاهی حداقلی برخوردار باشند. تأمین مالی این طبقات در نظام بانکی یک ارزش است و مورد توجه قرار دارد.
ارزش و اهمیت این موضوع در بانک صادرات ایران به مراتب بیشتر است؛ چراکه بانک صادرات ایران یک بانک مردمی است و از زمان تأسیس
در 70 سال پیش در متن جامعه قرار داشته است. در همه شهرها و بخش ها و حتی مناطق دورافتاده شعبه تأسیس کرده است. این بانک
حتماً تسهیلات بخش هاي آسیب پذیر، اشتغال، کارآفرینی و ازدواج و اخیراً پرداخت وام بدون ضامن را با جدیت در دستور کار خود دارد. در
دوسال اخیر شیوع بیماري کرونا باعث شد تا کسب و کارها آسیب ببینند و درآمد و اشتغال مردم با مشکل مواجه شود. در چنین شرایطی
وام ودیعه مسکن تعریف شد. اینها بخشی از مأموریت هاي اجتماعی بانک صادرات ایران است. باید بدانیم که بدون وجود نشاط و گسترش
فقر در جامعه امکان توسعه وجود ندارد. مگر می شود در یک جامعه فقیر و بدون نشاط به فکر توسعه بود؟ بنابراین تأمین مالی مردم کم
برخودار و کم درآمد کمک می کند تا جامعه زنده تر باشد و بهتر بتوان توسعه ایجاد کرد و این مهم در کارنامه شبکه بانکی و از جمله بانک

 
صادرات ایران نمره قابل قبولی دارد. 

خبرگزاري فارس



مصرف 23 میلیون متر مکعب سی. ان. جی در روز

منبع: دیار کارونشماره خبر:  72  |  تاریخ: 1400/11/22

مدیر طرح سی ان جی شرکت ملی پخش فرآورده هاي نفتی از توزیع روزانه 23 میلیون مترمکعب گاز طبیعی فشرده (سی ان جی) به

 
بیش از 4 میلیون خودروي گازسوز و تبدیل بیش از 172 هزار خودروي عمومی به گازسوز در کشور خبر داد. 

به گزارش ایرنا از وزارت نفت، «محمدحسین باقري» اعلام کرد: تاکنون و از طریق مصوبه شوراي اقتصاد، بیش از 172 هزار و 250 خودروي

 
عمومی در کشور تبدیل شده است که با این تعداد، شمار خودروهاي گازسوز شده در کشور به بیش از 4 میلیون خودرو می رسد. 

وي افزود: این تعداد خودرو روزانه بیش از 23 میلیون مترمکعب گاز مصرف می کنند که به همین مقدار در مصرف بنزین در کشور نیز صرفه

 
جویی می شود. 

 
127 جایگاه در حال ساخت سی ان جی 

مدیر طرح سی ان جی شرکت ملی پخش فرآورده هاي نفتی درباره تعداد جایگاه هاي در حال ساخت سی ان جی در کشور گفت: در مجموع
در سال 1400، 24 جایگاه سی ان جی در کشور راه اندازي شده است که تعداد 13 باب دو منظوره و 11 باب تک منظوره بوده است و 127

 
جایگاه نیز در حال ساخت است که 68 باب آن دومنظوره و 59 باب آن تک منظوره است. 

باقري افزود: هم اکنون 2 هزار و 653 باب جایگاه سی ان جی در کشور فعال است که از این تعداد 1066 باب دومنظوره و تعداد یک هزار و

 
587 باب جایگاه تک منظوره است. 

 
تبدیل خودروهاي عمومی در 331 کارگاه پیمانکار 

وي با تأکید بر این که جایگزینی سی ان جی با بنزین در سبد سوخت بخش حمل ونقل سبک سبب افزایش صادرات بنزین و درآمدزایی
براي کشور می شود، تاکید کرد: هم اکنون تعداد پیمانکاران ما در حوزه تبدیل کارگاهی به هشت پیمانکار رسیده است و 331 کارگاه

 
پیمانکار نیز عملیات تبدیل خودروها در سراسر کشور را انجام می دهند. 

مدیر طرح سی ان جی شرکت ملی پخش فرآورده هاي نفتی بیان کرد: افزون بر خودورهاي عمومی شامل وانت بار و تاکسی مسافربر عمومی،
تاکسی هاي مسافربر اینترنتی نیز می توانند پس از معرفی از سوي نهادهاي مربوطه و ثبت اطلاعات در سامانه معرفی شده، از مزایاي طرح

 
گاز سوزکردن یارانه اي خودرو (پرداخت 20 درصد هزینه تبدیل) استفاده کنند. 

باقري با اشاره به این که قرارداد ما با پیمانکاران طرح تبدیل رایگان خودروهاي عمومی تا سال 1401 است، اما در صورت استقبال از طرح،
امکان تمدید آن وجود دارد، تأکید کرد: خودروهاي عمومی پرمصرف می توانند با مراجعه به سامانه یادشده و انجام فرآیند تبدیل ضمن صرفه

 
اقتصادي شخصی به اقتصاد ملی کشور نیز کمک کنند. 

 
دامنه و تنوع گسترده اشتغال زایی در صنعت سی ان جی 



وي با تأکید بر این که طرح توسعه صنعت سی ان جی یکی از بزرگترین پروژه ها و یا تنها پروژه در صنعت نفت است که علاوه بر بازگشت
سرمایه در حین اجرا، به سرعت به سوددهی رسیده است، گفت: این صنعت همچنین اشتغالزایی قابل ملاحظه اي را در حوزه ساخت جایگاه

 
(اپراتوران شاغل و تکنسین هاي تعمیر و نگه داشت) و شرکت هاي سازنده تجهیزات جایگاه ها در کشور به همراه داشته است. 

مدیر طرح سی ان جی فعالیت و کسب تجربه تعداد زیادي نیروي انسانی در کارگاه هاي نصب تا کارخانجات ساخت کیت و مخزن، حوزه
بازرسی و استاندارد (جایگاهی و کارگاهی) را از دیگر دستاوردهاي این صنعت در حوزه منابع انسانی خواند افزود: دامنه و تنوع شغل هاي

 
ایجاد شده در این صنعت در طول سال هاي اخیر، بسیار گسترده شده است. 

 
بومی سازي 100 درصدي در تجهیزات گازسوز خودروها 

باقري درباره توانمندي هاي کشور در حوزه ساخت و بومی سازي قطعات موردنیاز این صنعت گفت: تجهیزات قطعات گازسوز خودروها
صددرصد بومی سازي شده و در بخش جایگاهی نیز به جز بردهاي الکترونیک و قطعات خاص، بیش از 50 درصد از قطعات، بومی سازي

 
شده و ساخت داخل است. 

به گزارش شانا، صنعت سی ان جی در ایران در سال 79 پایه ریزي شد و در سال هاي بعد توسعه یافت، هم اکنون در بیش از 2 هزار و 500
جایگاه عرضه سی ان جی در کشور به طور میانگین روزانه 23 میلیون مترمکعب گاز طبیعی فشرده به بیش از 4 میلیون خودروي گازسوز

 
توزیع می شود. 

افزایش روزافزون تعداد خودروها و رشد شتابان مصرف سوخت در کشور، نیازمند مدیریت صحیح مصرف سوخت و حمل ونقل در کشور است
که افزایش سهم گاز طبیعی در سبد سوخت خودروها و تنوع بخشی به سبد سوخت در این میان نقشی موثر و راهگشا ایفا خواهد کرد.



برنامه وزارت نفت براي کاهش خام فروشی/ پالایشگاه نفت بوشهر سال آینده به

بهره برداري می رسد

منبع: عصر خبرشماره خبر:  73  |  تاریخ: 1400/11/22

وزیر نفت با اشاره به برنامه هاي وزارت نفت براي کاهش خام فروشی نفت گفت: سال آینده پالایشگاه نفت بوشهر با ظرفیت 68 هزار
بشکه در روز به بهره برداري خواهد رسید.

وزیر نفت با اشاره به برنامه هاي وزارت نفت براي کاهش خام فروشی نفت گفت: سال آینده پالایشگاه نفت بوشهر با ظرفیت 68 هزار

 
بشکه در روز به بهره برداري خواهد رسید. 

به گزارش خبرگزاري تسنیم، جواد اوجی وزیر نفت در مصاحبه با رادیو گفت:سرمایه گذاري و توسعه در صنعت نفت با توجه به ذخایر عظیم

 
نفت و گاز در کشور از مهمترین برنامه ها و اولویت هاي دولت سیزدهم به شمار می آید. 

وي افزود: در ماههاي آینده سقف تولید نفت و گاز افزایش چشمگیري می یابد اما براي جلوگیري از خام فروشی براي احداث واحدهاي

 
پتروپالایشگاهی برنامه ریزي هاي خوبی شده است. 

وزیر نفت اظهارداشت: تا سه سال آینده پالایشگاهها هم از لحاظ کمی و هم کیفی رشد قابل توجهی خواهد داشت و این اقدامات علاوه بر

 
کاهش خام فروشی نفت و افزایش تولید محصولات پتروشیمی به افزایش اشتغال زایی نیز کمک شایانی خواهد کرد. 

وي تاکید کرد: تلاش ما بر این است که وابستگی بودجه کشور را به نفت کاهش دهیم و نفت خام را در پالایشگاهها به فراورده هاي نفتی

 
تبدیل کنیم که ارزش افزوده چندین برابري براي کشور خواهد داشت. 

اوجی به اقدامات و برنامه هاي مهم وزارت نفت براي تامین نیاز داخلی به انرژي و سوخت اشاره کرد و گفت: با اقدامات صورت گرفته در

 
زمستان امسال با وجود سرماي شدید نیاز داخلی مردم و صنایع به سوخت و انرژي تامین شد. 

 
وي افزود: توجه به مناطق کم برخوردار با توسعه پالایشگاهها از دیگر برنامه هاي وزارت نفت به شمار می آید. 

وزیر نفت گفت: یک ماه پیش اولین پالایشگاه نفت فوق سنگین با ظرفیت 35 هزار بشکه در روز به بهره برداري رسید و سال آینده نیز

 
پالایشگاه نفت بوشهر با ظرفیت تبدیل 68 هزار بشکه در روز به بهره برداري خواهد رسید. 

وي افزود: طی 4 سال آینده ظرفیت تولید پالایشگاههاي کشور به بیش از یک میلیون و 460 هزار بشکه در روز خواهد رسید که تحول

 
بزرگی را در صنعت نفت کشور ایجاد خواهد کرد. 

اوجی اظهارداشت: توجه ویژه به تبدیل نفت خام به فراورده هاي پتروشیمی، اجراي طرح هاي کیفی سازي پالایشگاهها با رعایت تمامی
استانداردهاي بین المللی براي حفظ محیط زیست، استاندارد سازي محصولات پتروشیمی و برنامه ریزي براي ارتقاء کیفی همه پالایشگاهاي

کشور در حد استاندارد هاي بین المللی از مهمترین اقدامات و برنامه هاي وزارت نفت در ماه ها و سالهاي آینده به شمار می آید.



بومی سازي 100 درصدي تجهیزات گازسوز خودروها

منبع: پاناشماره خبر:  74  |  تاریخ: 1400/11/22

تهران (پانا) - مدیر طرح سی ان جی شرکت ملی پخش فرآورده هاي نفتی از توزیع روزانه 23 میلیون مترمکعب گاز طبیعی فشرده
(سی ان جی) به بیش از 4 میلیون خودروي گازسوز و تبدیل بیش از 172 هزار خودروي عمومی به گازسوز در کشور خبر داد.

تهران (پانا) - مدیر طرح سی ان جی شرکت ملی پخش
فرآورده هاي نفتی از توزیع روزانه 23 میلیون مترمکعب گاز
طبیعی فشرده (سی ان جی) به بیش از 4 میلیون خودروي
گازسوز و تبدیل بیش از 172 هزار خودروي عمومی به گازسوز

 
در کشور خبر داد. 

به گزارش وزارت نفت، «محمدحسین باقري» اعلام کرد:
تاکنون و از طریق مصوبه شوراي اقتصاد، بیش از 172 هزار و

250 خودروي عمومی در کشور تبدیل شده است که با این تعداد، شمار خودروهاي گازسوز شده در کشور به بیش از 4 میلیون خودرو می

 
رسد. 

وي افزود: این تعداد خودرو روزانه بیش از 23 میلیون مترمکعب گاز مصرف می کنند که به همین مقدار در مصرف بنزین در کشور نیز صرفه

 
جویی می شود. 

 
127 جایگاه در حال ساخت سی ان جی 

مدیر طرح سی ان جی شرکت ملی پخش فرآورده هاي نفتی درباره تعداد جایگاه هاي در حال ساخت سی ان جی در کشور گفت: در مجموع
در سال 1400، 24 جایگاه سی ان جی در کشور راه اندازي شده است که تعداد 13 باب دو منظوره و 11 باب تک منظوره بوده است و 127

 
جایگاه نیز در حال ساخت است که 68 باب آن دومنظوره و 59 باب آن تک منظوره است. 

باقري افزود: هم اکنون 2 هزار و 653 باب جایگاه سی ان جی در کشور فعال است که از این تعداد 1066 باب دومنظوره و تعداد یک هزار و

 
587 باب جایگاه تک منظوره است. 

 
تبدیل خودروهاي عمومی در 331 کارگاه پیمانکار 

وي با تأکید بر این که جایگزینی سی ان جی با بنزین در سبد سوخت بخش حمل ونقل سبک سبب افزایش صادرات بنزین و درآمدزایی
براي کشور می شود، تاکید کرد: هم اکنون تعداد پیمانکاران ما در حوزه تبدیل کارگاهی به هشت پیمانکار رسیده است و 331 کارگاه

 
پیمانکار نیز عملیات تبدیل خودروها در سراسر کشور را انجام می دهند. 

مدیر طرح سی ان جی شرکت ملی پخش فرآورده هاي نفتی بیان کرد: افزون بر خودورهاي عمومی شامل وانت بار و تاکسی مسافربر عمومی،



تاکسی هاي مسافربر اینترنتی نیز می توانند پس از معرفی از سوي نهادهاي مربوطه و ثبت اطلاعات در سامانه معرفی شده، از مزایاي طرح

 
گاز سوزکردن یارانه اي خودرو (پرداخت 20 درصد هزینه تبدیل) استفاده کنند. 

باقري با اشاره به این که قرارداد ما با پیمانکاران طرح تبدیل رایگان خودروهاي عمومی تا سال 1401 است، اما در صورت استقبال از طرح،
امکان تمدید آن وجود دارد، تأکید کرد: خودروهاي عمومی پرمصرف می توانند با مراجعه به سامانه یادشده و انجام فرآیند تبدیل ضمن صرفه

 
اقتصادي شخصی به اقتصاد ملی کشور نیز کمک کنند. 

 
دامنه و تنوع گسترده اشتغال زایی در صنعت سی ان جی 

وي با تأکید بر این که طرح توسعه صنعت سی ان جی یکی از بزرگترین پروژه ها و یا تنها پروژه در صنعت نفت است که علاوه بر بازگشت
سرمایه در حین اجرا، به سرعت به سوددهی رسیده است، گفت: این صنعت همچنین اشتغالزایی قابل ملاحظه اي را در حوزه ساخت جایگاه

 
(اپراتوران شاغل و تکنسین هاي تعمیر و نگه داشت) و شرکت هاي سازنده تجهیزات جایگاه ها در کشور به همراه داشته است. 

مدیر طرح سی ان جی فعالیت و کسب تجربه تعداد زیادي نیروي انسانی در کارگاه هاي نصب تا کارخانجات ساخت کیت و مخزن، حوزه
بازرسی و استاندارد (جایگاهی و کارگاهی) را از دیگر دستاوردهاي این صنعت در حوزه منابع انسانی خواند افزود: دامنه و تنوع شغل هاي

 
ایجاد شده در این صنعت در طول سال هاي اخیر، بسیار گسترده شده است. 

 
بومی سازي 100 درصدي در تجهیزات گازسوز خودروها 

باقري درباره توانمندي هاي کشور در حوزه ساخت و بومی سازي قطعات موردنیاز این صنعت گفت: تجهیزات قطعات گازسوز خودروها
صددرصد بومی سازي شده و در بخش جایگاهی نیز به جز بردهاي الکترونیک و قطعات خاص، بیش از 50 درصد از قطعات، بومی سازي

 
شده و ساخت داخل است. 

صنعت سی ان جی در ایران در سال 79 پایه ریزي شد و در سال هاي بعد توسعه یافت، هم اکنون در بیش از 2 هزار و 500 جایگاه عرضه

 
سی ان جی در کشور به طور میانگین روزانه 23 میلیون مترمکعب گاز طبیعی فشرده به بیش از 4 میلیون خودروي گازسوز توزیع می شود. 

افزایش روزافزون تعداد خودروها و رشد شتابان مصرف سوخت در کشور، نیازمند مدیریت صحیح مصرف سوخت و حمل ونقل در کشور است

 
که افزایش سهم گاز طبیعی در سبد سوخت خودروها و تنوع بخشی به سبد سوخت در این میان نقشی موثر و راهگشا ایفا خواهد کرد. 

شرکت ملی پخش فرآورده هاي نفتی محمدحسین باقري



برنامه وزارت نفت براي کاهش خام فروشی

منبع: نفت ماشماره خبر:  75  |  تاریخ: 1400/11/22

وزیر نفت با اشاره به برنامه هاي وزارت نفت براي کاهش خام فروشی نفت گفت: سال آینده پالایشگاه نفت بوشهر با ظرفیت 68 هزار
بشکه در روز به بهره برداري خواهد رسید.

به گزارش آژانس رویدادهاي مهم نفت و انرژي ""نفت ما""،
وزیر نفت با اشاره به برنامه هاي وزارت نفت براي کاهش خام
فروشی نفت گفت: سال آینده پالایشگاه نفت بوشهر با ظرفیت

 
68 هزار بشکه در روز به بهره برداري خواهد رسید. 

سرمایه گذاري و توسعه در صنعت نفت با توجه به ذخایر
عظیم نفت و گاز در کشور از مهمترین برنامه ها و اولویت هاي

 
دولت سیزدهم به شمار می آید. 

وي افزود: در ماههاي آینده سقف تولید نفت و گاز افزایش
چشمگیري می یابد اما براي جلوگیري از خام فروشی براي

 
احداث واحدهاي پتروپالایشگاهی برنامه ریزي هاي خوبی شده است. 

وزیر نفت اظهارداشت: تا سه سال آینده پالایشگاهها هم از لحاظ کمی و هم کیفی رشد قابل توجهی خواهد داشت و این اقدامات علاوه بر

 
کاهش خام فروشی نفت و افزایش تولید محصولات پتروشیمی به افزایش اشتغال زایی نیز کمک شایانی خواهد کرد. 

وي تاکید کرد: تلاش ما بر این است که وابستگی بودجه کشور را به نفت کاهش دهیم و نفت خام را در پالایشگاهها به فراورده هاي نفتی

 
تبدیل کنیم که ارزش افزوده چندین برابري براي کشور خواهد داشت. 

اوجی به اقدامات و برنامه هاي مهم وزارت نفت براي تامین نیاز داخلی به انرژي و سوخت اشاره کرد و گفت: با اقدامات صورت گرفته در

 
زمستان امسال با وجود سرماي شدید نیاز داخلی مردم و صنایع به سوخت و انرژي تامین شد. 

 
وي افزود: توجه به مناطق کم برخوردار با توسعه پالایشگاهها از دیگر برنامه هاي وزارت نفت به شمار می آید. 

وزیر نفت گفت: یک ماه پیش اولین پالایشگاه نفت فوق سنگین با ظرفیت 35 هزار بشکه در روز به بهره برداري رسید و سال آینده نیز

 
پالایشگاه نفت بوشهر با ظرفیت تبدیل 68 هزار بشکه در روز به بهره برداري خواهد رسید. 

وي افزود: طی 4 سال آینده ظرفیت تولید پالایشگاههاي کشور به بیش از یک میلیون و 460 هزار بشکه در روز خواهد رسید که تحول

 
بزرگی را در صنعت نفت کشور ایجاد خواهد کرد. 

اوجی اظهارداشت: توجه ویژه به تبدیل نفت خام به فراورده هاي پتروشیمی، اجراي طرح هاي کیفی سازي پالایشگاهها با رعایت تمامی
استانداردهاي بین المللی براي حفظ محیط زیست، استاندارد سازي محصولات پتروشیمی و برنامه ریزي براي ارتقاء کیفی همه پالایشگاهاي

کشور در حد استاندارد هاي بین المللی از مهمترین اقدامات و برنامه هاي وزارت نفت در ماه ها و سالهاي آینده به شمار می آید.



افتتاح طرح توسعه شرکت صنایع پلاستیک گیلان کوب با تسهیلات 140 میلیارد ریالی بانک توسعه تعاون

منبع: مستقل آنلاینشماره خبر:  76  |  تاریخ: 1400/11/22

طرح توسعه شرکت صنایع پلاستیک گیلان کوب با مشارکت بانک توسعه تعاون با اختصاص 140میلیارد ریال تسهیلات افتتاح شد.

 
طرح توسعه شرکت صنایع پلاستیک گیلان کوب با مشارکت بانک توسعه تعاون با اختصاص 140میلیارد ریال تسهیلات افتتاح شد. 

به گزارش روابط عمومی مدیریت شعب بانک توسعه تعاون استان
گیلان به مناسبت ایام االله دهه فجر با حضور دکتر اسداالله عباسی
استاندار گیلان و دکتر کاظم دلخوش رئیس فراکسیون تعاون مجلس
شوراي اسلامی طرح توسعه خط تولید شرکت صنایع پلاستیک

 
گیلان کوب، با مشارکت بانک توسعه تعاون به بهره برداري رسید. 

مدیر شعب بانک توسعه تعاون استان گیلان در این مراسم اظهار
کرد: استان گیلان و شهرستان صومعه سرا در بخش هاي صنعت،
کشاورزي، گردشگري و خدمات، حائز مزیت هاي ویژه اي است که

تأمین مالی طرح ها می تواند در توسعه تولید و ایجاد اشتغال استان مؤثر واقع شود. ابراهیم واسعی افزود: براي بهره برداري طرح توسعه خط
تولید این شرکت، بانک توسعه تعاون 140میلیارد ریال تسهیلات از محل اشتغال پایدار روستایی پرداخت کرده است که منجرب به اشتغال

 
100نفر در شهرستان صومعه سرا می شود. 

مدیر شعب استان گیلان گفت: راهبرد اصلی بانک توسعه تعاون حمایت از واحدهاي تولیدي و تعاونی در راستاي ایجاد اشتغال رونق تولید
است و تسهیلات حمایتی و بسته هاي اعتباري بانک به این منظور طراحی شده است و همه تلاش ما کمک به حفظ و توسعه اشتغال
واحدهاي تولیدي و ایجاد اشتغال جدید از طریق کمک به کارآفرینان است که بحمداالله میزان توفیقات این بانک در رونق تولید استان،

 
مطلوب بوده است. 

واسعی با اشاره به حجم عمده پرداخت تسهیلات در قالب بسته هاي اعتباري به مشتریان استان گیلان خاطرنشان کرد: نسبت مصارف به
منابع بانکی نشان می دهد بانک چه سهمی از منابع را به وظایف اقتصادي اختصاص داده است، و راهبر اعتباري بانک توسعه تعاون در استان

 
گیلان به خوبی پاسخگوي نیاز اعتباري واحدهاي تعاونی تولیدي استان بوده است. 

گفتنی است در این افتتاحیه استاندار گیلان و دکتر دلخوش نماینده مردم شهرستان صومعه سرا در مجلس شوراي اسلامی خدمات بانک
توسعه تعاون در حمایت تولید کنندگان و کارآفرینان را مورد تقدیر قرار دادند.



رئیس شعبه بوشهر بانک توسعه صادرات ایران خبر داد: رشد 92 درصدي تسهیلات

اعطایی در 10 ماهه اول سال

منبع: اقتصاد طلاییشماره خبر:  77  |  تاریخ: 1400/11/22

رییس شعبه بوشهر بانک توسعه صادرات ایران گفت: تسهیلات پرداختی به مشتریان در این شعبه طی 10 ماه ابتداي سال 1400
بالغ بر 698 میلیارد ریال بوده که این میزان نسبت به مدت مشابه سال قبل رشـد 92 درصدي را نشان می دهد. به گزارش

اقتصادطلایی به نقل از روابط عمومی بانک توسعه صادرات، محمد (...)

رییس شعبه بوشهر بانک توسعه صادرات ایران گفت: تسهیلات پرداختی به مشتریان در این شعبه طی 10 ماه ابتداي سال 1400 بالغ
بر 698 میلیارد ریال بوده که این میزان نسبت به مدت مشابه سال قبل رشـد 92 درصدي را نشان می دهد. به گزارش اقتصادطلایی به نقل

 
از روابط عمومی بانک توسعه صادرات، محمد (...) 

رییس شعبه بوشهر بانک توسعه صادرات ایران گفت: تسهیلات پرداختی به مشتریان در این شعبه طی 10 ماه ابتداي سال 1400 بالغ بر

 
698 میلیارد ریال بوده که این میزان نسبت به مدت مشابه سال قبل رشـد 92 درصدي را نشان می دهد. 

به گزارش اقتصادطلایی به نقل از روابط عمومی بانک توسعه صادرات، محمد افلاکی ضمن تبریک سالروز پیروزي انقلاب اسلامی، اظهار
داشت: عمده تسهیلات اعطایی در سال جاري، تسهیلات سرمایه در گردش در قالب عقود مرابحه، مشــارکت مدنی و سلف در اختیار

 
صادرکنندگان و تولیدکنندگان صادرات محور قرار گرفته است. 

وي با اشاره به اینکه غالب فعالان حوزه صنعت و معدن ، کشاورزي، بازرگانی و خدمات استان بوشهر از تسهیلات ارزان قیمت بانک توسعه
صادرات برخوردار بوده اند، افزود: شعبه بوشهر بانک توسعه صادرات ایران، بالاترین میزان تسهیلات صادراتی در حوزه آبزیان را در میان سایر

 
شعب این بانک به خود اختصاص داده است. 

وي تصریح کرد: عمده برنامه ریزي اعتباري بانک توسعه صادرات ایران در راستاي سیاست هاي اقتصاد مقاومتی، جهش تولید و اشتغال زایی

 
و کمک به صادرات غیرنفتی است. 

وي گفت: حجم منابع جذب شده شعبه بوشهر طی 10 ماه گذشته بیش از 206 میلیارد ریال بوده که نسبت به مدت مشابه سال قبل با 178

 
میلیارد ریال جذب منابع، رشد 16 درصدي را تجربه کرده است. 

افلاکی با اعلام اینکه تسهیلات پرداختی بانک در سال جاري سه برابر منابع آن بوده، گفت: مانده تسهیلات شعبه تا پایان دي ماه 1400 بالغ

 
بر 786 میلیارد ریال بوده که نسبت به مدت مشابه سال گذشته با 556 میلیارد ریال مانده تسهیلات، بیش از 41 درصد رشد داشته است. 

رئیس بانک توسعه صادرات بوشهر اظهار داشت: در حال حاضر کل مانده مطالبات معوق شعبه بوشهر به مبلغی حدود 4 درصد کل مانده
تسهیلات شعبه است که بخش عمده اي از این رقم، ناشی از سنوات قبل بوده و با توجه به تعاملات و اقدامات انجام شده در آینده ي نزدیک،

 
مانده این رقم تا میزان مطلوبی کاهش خواهد یافت. 

افلاکی ادامه داد: بانک توسعه صادرات ایران با بهره مندي از تسهیلات شعبه مرکزي با هدف تقویت و تأمین بخشی از آب شرب شهر بوشهر

 
از طریق شیرین سازي و تصفیه آب دریا با تأمین مالی پروژه آب شیرین کن شرکت نور ویژه در بعد اجتماعی نیز فعال بوده است. 

وي با اشاره به اینکه 90 درصد از صادرکنندگان نمونه استانی و کشوري در بخش آبزیان از مشتریان شعبه بوشهر هستند، اذعان داشت:
خوشبختانه با توسعه تعامل همکاران شعبه با فعالان اقتصادي حوزه آبزیان استان، توانسته ایم در زمینه عمل آوري و صادرات در این بخش

موفق عمل کرده و در راستاي پیشبرد اهداف کلان اقتصادي کشور گام برداریم.



رییس اتاق مشترك بازرگانی ایران و عمان مطرح کرد: نقش ویژه سازمان بنادر در

توسعه روابط اقتصادي با همسایگان/ کاهش هزینه حمل و نقل دریایی؛ شاه کلید

توسعه روابط اقتصادي کشورها/ مزیت بنادر عمان براي ...

منبع: اقتصاد طلاییشماره خبر:  78  |  تاریخ: 1400/11/22

رییس اتاق مشترك بازرگانی ایران و عمان با اشاره به اینکه سازمان بنادر و دریانوردي می تواند نقش ویژه اي در توسعه روابط
تجاري و اقتصادي باکشورهاي همسایه از مسیر دریایی و بندري داشته باشد، گفت: کاهش هزینه حمل و نقل دریایی؛ شاه کلید

توسعه روابط تجاري و اقتصادي در دنیاي امروز است. به گزارش (...)

رییس اتاق مشترك بازرگانی ایران و عمان با اشاره به اینکه سازمان بنادر و دریانوردي می تواند نقش ویژه اي در توسعه روابط تجاري و
اقتصادي باکشورهاي همسایه از مسیر دریایی و بندري داشته باشد، گفت: کاهش هزینه حمل و نقل دریایی؛ شاه کلید توسعه روابط تجاري و

 
اقتصادي در دنیاي امروز است. به گزارش (...) 

رییس اتاق مشترك بازرگانی ایران و عمان با اشاره به اینکه سازمان بنادر و دریانوردي می تواند نقش ویژه اي در توسعه روابط تجاري و
اقتصادي باکشورهاي همسایه از مسیر دریایی و بندري داشته باشد، گفت: کاهش هزینه حمل و نقل دریایی؛ شاه کلید توسعه روابط تجاري و

 
اقتصادي در دنیاي امروز است. 

به گزارش اقتصادطلایی محسن ضرابی در گفت و گو با پایگاه اطلاع رسانی سازمان بنادر ودریانوردي، در رابطه با ضرورت توسعه روابط
تجاري و اقتصادي با کشورهاي همسایه و به ویژه کشورهاي حوزه خلیج فارس و رویکرد سازمان بنادر و دریانوردي مبنی بر استفاده از این
ظرفیت ها، اظهار داشت: سازمان بنادر و دریانوردي می تواند نگاه و نقش ویژه اي در توسعه روابط تجاري و اقتصادي کشور با کشورهاي

 
مختلف ازجمله همسایگان از مسیر دریایی و بندري داشته باشد. 

وي ادامه داد: در راستاي توسعه روابط اقتصادي از مسیر دریایی و بندري باید هزینه حمل و نقل به کمترین میزان ممکن برسد چرا که
کاهش این هزینه می تواند به عنوان مهمترین عامل در توسعه روابط تجاري ایفاي نقش کند و در عین حال با لحاظ مشوق براي شرکت هاي

 
فعال بخش خصوصی علاقمند به فعالیت، شرایط مطلوبی در این زمینه ایجاد شود. 

رییس اتاق مشترك بازرگانی ایران و عمان با تاکید بر اینکه عمان با وجود بنادر مدرن و مناسب می تواند نقش واردات کالا به ایران و از ایران
به سایر کشورها را ایفاء کند، عنوان کرد: ورود سازمان بنادر و دریانوردي به عنوان دستگاه متولی و حاکمیتی کشور با حمایت از شرکت هاي
کشتیرانی و تخصیص یارانه، می تواند هزینه حمل و نقل دریایی را کاهش دهد و اینگونه شاهد افزایش میزان صادرات، واردات و صادرات

 
مجدد باشیم. 

ضرابی با تاکید بر اینکه سازمان بنادر و دریانوردي می تواند در کنار بخش خصوصی قرار گیرد تا فعالیت هاي دریایی وبندري با عمان
گسترش پیدا کند، گفت: سازمان بنادر و بخش خصوصی باید در کنار یکدیگر قرار گیرند تا افزایش صادرات، صادرات مجدد، پویایی اقتصاد

 
ایران، افزایش میزان تولید، بهبود وضعیت اشتغال، ارزآوري بیشتر و بهبود وضعیت تجاري، اتفاق بیفتد. 

وي با اشاره به اینکه یکی از مهم ترین زیرساخت هاي حمل و نقل، حمل و نقل دریایی است، خاطرنشان کرد: باید شاهد تردد منظم خطوط
کشتیرانی ایران و عمان باشیم و بدانیم که نقش کشتیرانی و خطوط دریایی براي بهبود همکاري هاي مشترك تجاري ایران و عمان بسیار

مهم است و کاهش هزینه حمل و نقل دریایی بین این دو کشور می تواند زمینه ساز افزایش مراودات آنها شود.



عملکرد مثبت بانک هاي خصوصی در رونق تولید و اشتغال

منبع: اقتصاد طلاییشماره خبر:  79  |  تاریخ: 1400/11/22

اهمیت و نقش نهادهاي حساس در اقتصاد کشور به ویژه در شرایط کنونی، مهم و تعیین کننده است. یکی از این نهادهاي مهم و
حساس، نظام بانکی است که همگان به نقش مؤثر آن در اقتصاد کشور و حل مشکلات مردم معترف و آگاهند. به گزارش

اقتصادطلایی به نقل از روابط عمومی ،تأسیس بانک هاي خصوصی نویدبخش نوع (...)

اهمیت و نقش نهادهاي حساس در اقتصاد کشور به ویژه در شرایط کنونی، مهم و تعیین کننده است. یکی از این نهادهاي مهم و
حساس، نظام بانکی است که همگان به نقش مؤثر آن در اقتصاد کشور و حل مشکلات مردم معترف و آگاهند. به گزارش اقتصادطلایی به

 
نقل از روابط عمومی ،تأسیس بانک هاي خصوصی نویدبخش نوع (...) 

اهمیت و نقش نهادهاي حساس در اقتصاد کشور به ویژه در شرایط کنونی، مهم و تعیین کننده است. یکی از این نهادهاي مهم و حساس،

 
نظام بانکی است که همگان به نقش مؤثر آن در اقتصاد کشور و حل مشکلات مردم معترف و آگاهند. 

به گزارش اقتصادطلایی به نقل از روابط عمومی ،تأسیس بانک هاي خصوصی نویدبخش نوع جدیدي از بانکداري در کشور بود و همراه خود
ابتکاراتی را نیز به دنبال داشت که امروز درتمامی بانک ها به اموري رایج تبدیل شده است. بهبود کیفیت خدمات، توسعه بانکداري
الکترونیک و خدمات از راه دور، کاهش هزینه هاي بانکی ، افزایش اشتغال ، تنوع خدمات بانکی و … ازجمله این ابتکارهاست.علاوه بر این
علیرغم شرایط سخت تحریم و پاندمی کرونا و غیره در سال هاي اخیر، بانک هاي خصوصی توانستند در بخش هاي مختلف؛ رونق تولید،
اشتغال زایی، محرومیت زدایی و ارتقاي عدالت اجتماعی مشارکتی چشمگیر و نقش تعیین کننده اي داشته باشند و همچنین عملکرد خوبی
در تسهیل کسب وکارهاي داخلی و هم تجارت خارجی کشور داشته و بتوانند در چنین اوضاع و احوالی سرویس و خدمات بانکی خود را در

 
حد استانداردهاي نسبتاً مناسب ارائه کنند . 

با توجه به نقش و جایگاه ویژه بانک هاي خصوصی در توسعه اقتصاد و رونق تولید کشور، رئیس کمیسیون عمران مجلس شوراي اسلامی
معتقد است، بانک پارسیان نمونه بارزي از بانک هاي خصوصی است که توانسته گام هاي مؤثري در مسیر رونق تولید و اشتغال کشور بردارد
به طوري که این بانک در حوزه اعطاي تسهیلات ازدواج و مشارکت در راستاي پیشبرد پروژه هاي عمرانی و نفتی توانسته عملکرد مثبتی
داشته باشد.بانک پارسیان نمونه بارز و موفق بانک هاي خصوصی در پیشبرد پروژه هاي عمرانی کشورمحمدرضا رضایی کوچی، رئیس
کمیسیون عمران مجلس شوراي اسلامی و نماینده مردم جهرم و خفر در خانه ملت ،گفت: طبیعی است که بانک ها می توانند در توسعه

 
یافتگی کشور جایگاه ویژه و نقش پررنگی داشته باشند. 

وي افزود: امروز انتظار داریم بانک هاي فعال کشور در زمینه کمک به واحدهاي تولیدي، تولید مسکن، فعالیت هاي حوزه کشاورزي به ویژه

 
در زمینه ورود و مساعدت درباره مدیریت بحران هایی مانند سیل و زلزله در مناطق مختلف کشور حضور پررنگ تري داشته باشند. 

رضایی اضافه کرد: اعطاي تسهیلات بانکی در کشورهاي توسعه یافته به منظور مدیریت مباحث مالی، رشد اقتصادي و مدیریت بحران ها از
اهمیت ویژه اي برخوردار است و بر همین اساس در ایران نیز این انتظار وجود دارد که بانک هاي سراسر کشور بر اساس تکالیفی که براي آن

 
ها وضع شده عمل کنند. 

رئیس کمیسیون عمران مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: برخی از بانک ها در کنار عملیاتی کردن رسالت و تکالیفی که بر عهده آن ها

 
گذاشته شده، اقدامات دیگري را در دستور کار خود قرار می دهند که قابل تحسین است. 

وي یادآور شد: بانک پارسیان نمونه بارز و موفق از بانک هاي خصوصی است که توانسته در این راستا گام هاي مفیدي بردارد به طوري که

 
این بانک در حوزه اعطاي تسهیلات و مشارکت در پیشبرد پروژه هاي عمرانی و نفتی کشور توانسته عملکرد مطلوبی داشته باشد. 

وي در واکنش به هجمه هایی که به فعالیت و عملکرد بانک هاي خصوصی وارد می شود، گفت: بانک ها متعلق به نظام و کشور هستند و

 
معتقدم باید نگاه عادلانه اي به عملکرد بانک ها اعم از دولتی و خصوصی شود و در ارزیابی عملکرد بانک ها جانب انصاف را رعایت کنیم. 



 
اقدامات اثرگذار بانک پارسیان در پیشبرد اهداف اقتصاد مقاومتی 

در ادامه سید سلمان ذاکر نماینده مردم ارومیه و عضو کمیسیون اجتماعی مجلس شوراي اسلامی نیز به نقش انکارناپذیر بانک ها در رونق
تولید و کسب وکار در کشور اشاره کرد و گفت: حرکت چرخ تولید بدون حمایت و دریافت تسهیلات مالی بانک ها عملاً اقدامی غیرممکن

 
است. 

ذاکر با اشاره به اهمیت و جایگاه بانک هاي خصوصی در صنعت بانکداري،گفت : بانک هاي خصوصی در بسیاري از مواقع بحران هاي مالی
دولت را مرتفع کرده اند. به عنوان نمونه بانک پارسیان در راستاي پیشبرد اهداف اقتصاد مقاومتی با اعطاي تسهیلات به بخش تولید و کسب

 
وکار توانست اقدامات ارزنده اي انجام دهد. 

وي با اشاره به عملکرد مطلوب بانک هاي خصوصی در اعطاي تسهیلات به مردم و حمایت از تولید و اشتغال زایی ، ابراز داشت: بر این اساس
لازم است از بانک هاي خصوصی حمایت شود و در مواقعی چنانچه نیاز به اصلاح قوانین باشد این مهم نیز بر اساس شرایط کشور، اقتصاد

مردم و جوانان و نیز حل مشکلات کشور موردتوجه قرار گیرد.



دخالت گسترده نمایندگان در انتصابات داد امام جمعه باشت را هم درآورد/آقاي

استاندار موضوع را به گوش رئیس جمهور برسان

منبع: بویر نیوزشماره خبر:  80  |  تاریخ: 1400/11/22

پایگاه خبري تحلیلی بویـرنیـوز: امام جمعه شهرستان باشت از دخالت نمایندگان کهگیلویه و بویراحمد در عزل و نصب ها به شدت
انتقاد کرد. حجت الاسلام امید گنجه اي در خطبه هاي نماز جمعه 22 بهمن ماه 1400 به مناسبت هاي هفته اشاره کرد و گفت:

اولین مناسبت مهم 22 بهمن ماه است که سالگرد پیروزي شکوهمند (...) ...

 
پایگاه خبري تحلیلی بویـرنیـوز: 

 
امام جمعه شهرستان باشت از دخالت نمایندگان کهگیلویه و بویراحمد در عزل و نصب ها به شدت انتقاد کرد. 

حجت الاسلام امید گنجه اي در خطبه هاي نماز جمعه 22 بهمن ماه 1400 به مناسبت هاي هفته اشاره کرد و گفت: اولین مناسبت مهم
22 بهمن ماه است که سالگرد پیروزي شکوهمند انقلاب اسلامی ایران می باشد به همه همشهریان و هموطنان تبریک و تهنیت عرض می

 
کنم. 

وي گفت: یکی از اثرات انقلاب اسلامی ایران این است که انقلاب را به سراسر دنیا صادر کرد و طلبه اي به اسم شیخ زکزاکی توانست حداق

 
15 میلیون نفر را شیعه کند. 

امام جمعه باشت افزود: دومین مناسبت ماه مبارك رجب می باشد که ماه رحمت و مغفرت است شایسته است در این ماه انسان خودش را در

 
معرض نسیم هاي الهی قرار بدهد. 

حجت الاسلام گنجه اي افزود: سومین مناسبت این هفته 10 رجب ولادت با سعادت امام جواد علیه السلام است واقفیه طعنه به امام رضا

 
علیه السلام می زند که چطور شما اولاد ندارید؟ 

 
امام جمعه باشت بیان کرد: سومین مناسبت این هفته 13 رجب میلاد با سعادت امام علی علیه السلام و روز پدر است. 

وي افزود: ابن عباس نقل می کند آیاتی که الذین امنوا و عملوا الصالحات دارد، مصداق شریف آن علی علیه السلام است و قریب 300 آیه در

 
قرآن در مورد علی نازل شده.حقیقت قرآن حقیقت علی است و حقیقت علی حقیقت قرآن است. 

گنجه اي گفت: مناسبت پنجم: ایام البیض را داریم که اگه شرایط مساعد بود ارگان هاي فرهنگی برنامه ریزي داشته باشند که مردم عزیز با

 
رعایت پروتکل هاي بهداشتی بتوانند از نسیم رحمت الهی استفاده کنند. 

امام جمعه باشت توصیه اي به مسولان استانی کرد و گفت : رقابت طایفه گرایانه را تمام کنید .این که از یک شهرستان باید مدیر کل انتخاب

 
شود را تمام کنید.  

وي گفت: شوراي محترم نگهبان به نمایندگانی که در عزل و نصب ها ورود می کنند تذکر جدي بدهد. مسابقه که نیست! انتظار داریم این
معضل را حل کنید . توصیه اي به استاندار انقلابی: ورود کنید و به ریاست جمهور برسانید تا این معضل بزرگ حل بشود . دخالت نمایندگان



 
در عزل و نصب ها مخالفت با دستور صریح رهبر انقلاب و خلاف شرع و قانون است. 

وي در ادامه گفت: باشت باوي و ایل بزرگ باوي پروژه ي نیمه کاره بزرگی دارد شهرستان باشت دو رودخانه بزرگ دارد که توقع هست آب

 
به دشت هاي باشت انتقال پیدا کند 

 
وي افزود: 10 هزار هکتار زمین در دشت باشت است اگه آب به این دشت برسد مشکل اشتغال خیلی از جوانان حل می شود. 

گنجه اي گفت:همانطور که به حق در پروژه سد آبریز کهگیلویه ورود کردید اینجا هم با قدرت پیگیر باشید و در ایام جشن انقلاب کام مردم

 
را شیرین کنید. 

حجت الاسلام گنجه در پایان ضمن یادي از شهید بابک صفایی بیان کرد که این شهید در وصیت نامه اش فرموده: اي جوانان مبادا در غفلت
بمیرید که امام علی در نبرد کفار شهید و امام علی در محراب مسجد شهید شدند. فارس



پول نفت؛ اقتصاد را دچار بیماري هلندي کرده است

منبع: شعار سالشماره خبر:  81  |  تاریخ: 1400/11/22

شعار سال:علی شمس اردکانی درباره خسارات تحریم به صنعت نفت ایران اظهار داشت: ابتدا باید ببینیم در 70 سال گذشته پول
نفت چگونه خرج شد. اکنون هم بودجه نفتی نوشته شده یعنی در نظر دارند که دوباره پول آن صرف هزینه جاري شود. بنابراین

درآمد نفت در هر برهه اي، چه تحریم و چه غیرتحریم هر میزان هم بالا برود ...

شعار سال:علی شمس اردکانی درباره خسارات تحریم به صنعت نفت ایران اظهار داشت: ابتدا باید ببینیم در 70 سال گذشته پول نفت
چگونه خرج شد. اکنون هم بودجه نفتی نوشته شده یعنی در نظر دارند که دوباره پول آن صرف هزینه جاري شود. بنابراین درآمد نفت در هر
برهه اي، چه تحریم و چه غیرتحریم هر میزان هم بالا برود اگر در راستاي توسعه، ایجاد اشتغال و سرمایه گذاري کشور نشود، بهتر که نباشد.

وي افزود: ما اکنون در زمانی که نفت بهترین قیمت را پیدا کرده و شاید آخرین بار هم باشد غایب صحنه هستیم، چون بلد نیستیم در
دنیایی که داد و ستد دارد زندگی کنیم. تصور می کنیم چون در داخل کشور رانت خوري است در خارج از کشور هم می توانیم همین کار را

 
انجام دهیم. 

این عضو کمیسیون انرژي اتاق بازرگانی تصریح کرد: در شرایط امروز و اوضاع نفت ما باید به قانون ملی شدن نفت برگردیم این قانون دنبال
این بود که پول نفت سرمایه گذاري شود، در تارك ماده واحده قانون ملی شدن صنعت نوشته بود "به نام سعادت ملت ایران"، این همان
چیزي است نسلی که ملی شدن نفت را در سال 1329 رقم زد و همچنین نسل هاي بعدي و نسل بعدتر از ما خواستار است. اما تاکنون نه به
سعادت ملی و نه سعادت اجتماعی، اقتصادي و نه به سعادت معنوي نرسیده ایم، چون بوروکرات ها پول نفت را طبق قانون ملی شدن صنعت

 
نفت و طبق قانون برنامه آن زمان که هنوز موضوعیت دارد، سرمایه گذاري نکردند. 

وي خاطرنشان کرد: از دولت مصدق گرفته تا سازمان برنامه و وزارت اقتصاد امروز کارهاي ضد ملی می کنند، بدترین آن نیز صرف پول نفت
در هزینه جاري است که اقتصاد ملی را دچار مرض هلندي کرده و بیش از همه به کم درآمدها آسیب می زند، تا این اصلاح نشود نباید
نگران فروش و یا عدم فروش نفت باشیم. اکنون ثروت بین نسلی را نسل فعلی مصرف می کند، و این از نظر عقلی درست نیست به لحاظ

 
شرعی هم تصرف در مال غیر و اموال نیامده گان است. 

شمس اردکانی تاکید کرد: پول نفت باید صرف سرمایه گذاري شود چه نفتی که در داخل فروش می رود و چه آن میزان که صادر می کنیم،
تنها در این صورت است که قدرت اقتصادي خواهیم داشت و با داشتن بزرگترین ذخیره هیدروکروبروي جهان غایب صحنه نفت و گار

 
نخواهیم بود. 

www.ilna.news ، 1192857:شعارسال، با اندکی تلخیص و اضافات برگرفته از خبرگزاري ایلنا ، تاریخ انتشار: 22بهمن1400، کدخبر



ارزش هاي انقلاب اسلامی باید در جامعه تبیین و نهادینه شود

منبع: سلامتشماره خبر:  82  |  تاریخ: 1400/11/22

امام جمعه زنجان گفت: اهداف و ارزش هاي انقلاب اسلامی باید در جامعه تبیین و نهادینه شود.

 امام جمعه زنجان گفت: اهداف و ارزش هاي انقلاب اسلامی

 
باید در جامعه تبیین و نهادینه شود. 

به گزارش خبرگزاري سلامت(طبنا)از زنجان، آیت االله علی خاتمی در خطبه هاي نماز جمعه شهر زنجان، با بیان اینکه اهداف و ارزش هاي
انقلاب اسلامی باید در جامعه تبیین و نهادینه شود، افزود: انقلاب اسلامی تحولی بزرگ و بی نظیر در جهان رقم زد و باعث شد معادلات

 
جهانی و منطقه اي دگرگون شود. 

وي با بیان اینکه انقلاب اسلامی ایران در مقطع حساس از تاریخ جهان به وقوع پیوست، افزود: زمانی که قدرت ها شکل گرفت، دو قدرت بر
دنیا حاکم شد. یک قدرت با تفکر سرمایه داري و امپریالیستی به نام غرب و قدرت دوم با تفکر سوسیالیستی به نام شرق؛ نزدیک به 70 سال

 
این قاعده حاکم بود و بعد از آن، قیام و حرکتی با رهبري فقیهی زمان شناس و جامع الشرایط آغاز شد. 

امام جمعه زنجان گفت: تنها انقلابی که بدون تکیه به بیگانه، غرب و شرق اتفاق افتاد، انقلاب اسلامی ایران با رهبري یک مجتهد فقیه و عالم

 
بود. 

خاتمی با اشاره به اینکه دهه مبارك فجر یادآور رشادت ها و جان فشانی مردمانی راستین، با بصیرت و سربلندي است که به ارزش هاي
اصیل اسلامی و مذهبی خود پایبند بودند، ادامه داد: این انقلاب با هدایت هاي رهبر فرزانه انقلاب، رژیم منحوس پهلوي را سرنگون کرده و

 
استقلال، آزادي و حکومت مردم سالار دینی بر پایه اسلام ناب را در ایران زنده کردند. 

امام جمعه زنجان یادآور شد: وقتی امام راحل تبعید شد، انقلاب اسلامی ایران در حال شکل گیري بود اما هیچ کس انتظار این را نداشت
کسی که در تبعید بود، بتواند این چنین جنبش عظیمی را به وجود آورد و فکر این را نمی کردند این انقلاب با وجود همه فتنه ها و دشمنی

 
ها به پیروزي برسد. 

خاتمی با بیان اینکه دشمنان از هر روش و ابزاري براي ضربه زدن به نظام مقدس جمهوري اسلامی ایران طی 43 استفاده کرده اند، افزود:



زخم هایی که بر تن این کشور زدند، به آن قدرت داد. دفاع مقدس با عزت تمام شد و یک مشت از خاك عزیز ایران هم به دست دشمن

 
نیفتاد. 

وي با بیان اینکه مردم 43 سال است با همدلی و ایمان در میدان هستند، ادامه داد: عواملی که باعث شد پیروز شویم وحدت، ایمان، ولایت
مداري، استکبارستیزي و ظلم ستیزي بوده و امروز هم همه دست در دست هم، پشت سر امام مسلمین مقام معظم رهبري همان طور

 
ایستاده ایم و خواهیم ایستاد. 

 
خبرنگار : زهرا نوري 

 
کد خبر 176056 

 
برچسب ها 

 
- راهپیمایی 22 بهمن 

 
- دهه فجر 

 
- جشن انقلاب 1400 

 
- زنجانی ها 

 
نظر شما شما در حال پاسخ به نظر «» هستید. × لغو پاسخ 

 
نام 

 
ایمیل 

 
نظر شما 

 
لطفا حاصل عبارت را در جعبه متن روبرو وارد کنید 6 + 1 = 

 
ارسال 

 
آخرین اخبار رژه خودرویی گرامیداشت یوم االله 22 بهمن در کردستان برگزارشد 

 
اعلام وضعیت فعالیت مدارس استان کردستان در هفته آینده 

 
راهپیمایی خودرویی 22 بهمن در مازندران 

 
22 بهمن مازندران، پرشورتر از همیشه 

 
ارزش هاي انقلاب اسلامی باید در جامعه تبیین و نهادینه شود 

 
مدیریت غلط مدیران از علل عقب ماندگی کشور 

 
ضرورت تببین ماهیت انقلاب در بین نسل جدید/ وحدت نیروهاي انقلاب مایه شکست دشمنان است 

 
حضور باشکوه مردم زنجانی در راهپیمایی خوردویی22بهمن به روایت تصویر 

 
تامین سلامت بانوان ، تضمین سلامت ونهادینه شدن فرهنگ ورزش در خانواده وجامعه 

 
بیانیه انجمن اسلامی پزشکان در چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب 

 
اعزام 2 فوتسالیست کردستانی به رقابت هاي کافا 

 
کتابخانه هاي عمومی به عنوان قرارگاه فرهنگی پاي کار جهاد تبیین 

 
«میدان کارآفرینی» در ساري رونمایی شد 



 
نسخه دسکتاپ نسخه موبایل 

 
- خانه 

 
- ساختمان پزشکان 

 
- درباره ما 

 
- چندرسانه اي 

 
 -

 
 -

 
 -

 
 -

 
 -

 
 -
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طراحی و تولید: نستوه



مدیریت غلط مدیران از علل عقب ماندگی کشور

منبع: سلامتشماره خبر:  83  |  تاریخ: 1400/11/22

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت : مقداري از عقب ماندگی ها و خسارت ها  به دلیل بی لیاقتی برخی مدیران و مدیریت و
برداشت غلط آن ها و نگاه شان به غرب و بیرون از کشور بود که نتوانستند مدیریت صحیحی داشته باشند.

 عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت : مقداري از عقب
ماندگی ها و خسارت ها  به دلیل بی لیاقتی برخی مدیران و مدیریت و برداشت غلط آن ها و نگاه شان به غرب و بیرون از کشور بود که

 
نتوانستند مدیریت صحیحی داشته باشند. 

به گزارش خبرگزاري سلامت(طبنا)از زنجان ؛ حسین مظفر در سخنرانی پیش از خطبه هاي نماز جمعه در جمع راهپیمایان زنجانی ضمن
تبریک چهل و سومین سالروز جشن انقلاب اسلامی گفت : 43 سال قبل، انقلابی در گوشه اي از جهان به نام انقلاب اسلامی ایران اتفاق افتاد

 
که هیچ کس وقوع آن را باور نمی کرد. 

روزهایی که مورد تهاجم دشمن و بدخواهان بود ولی توانست با تمام فتنه گري ها ،کارشکنی، تحریم، جنگ و توطئه مقابله کند و با اقتدار و

 
با عظمت ادامه دهد. 

وي با ببان اینکه 2 قدرت شرق و غرب مانند لبه هاي قیچی در صدد قطع ریشه هاي دین بودند اظهار کرد: با ناباوري آن ها انقلابی در گوشه

 
اي از جهان به نام ایران، خدا، معنویت و اخلاق به وقوع پیوست و یاس و ناامیدي را بر دشمنان ایجاد کرد 

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با بیان اینکه انقلاب اسلامی ایران از نظر وقوع، انگیزه، سیره و کیفیت با تمام انقلاب هاي دنیا متفاوت

 
است گفت: انگیزه انقلاب اسلامی ایران، الهی و وحیاتی و قرآنی و متعلق به اقشار مختلف مردم بود. 

مظفر با بیان اینکه تفاوت بعدي انقلاب اسلامی ایران با سایر انقلاب هاي دنیا این است که ما اسحله پیروزي نداشتیم، خاطرنشان کرد:
انقلاب اسلامی ایران به وسیله گروه ها و با سلاح به پیروزي نرسید بلکه انقلاب ایران، با انقلاب فرهنگی و تبلیغ و ترویج امام خمینی(ره) بود

 
که به پیروزي رسید . 

وي با اشاره به جنایت هاي مختلف دشمن بعد از پیروزي انقلاب اسلامی گفت: 8 سال، جنگ را بر ما تحمیل کردند و بیش از یک هزار
میلیارد دلار به کشورمان خسارت وارد کردند و تمام منابع و زیرساخت ها نابود شد که اگر این جنگ ها، تحریم ها و تهدیدها نبود کشورمان

 
در چنین شرایطی قرار نداشت. 



این مسئول با بیان اینکه مقداري از عقب ماندگی ها و خسارت ها به دلیل بی لیاقتی برخی مدیران و مدیریت و برداشت غلط آن ها و نگاه
شان به غرب و بیرون از کشور بود که نتوانستند مدیریت صحیحی داشته باشند تصریح کرد : بخش مهمی از آسیب ها و ناکارآمدي ها به

 
دلیل تحریم ها و تهدیدهاي نظام استکباري است. 

مظفر با تاکید بر اینکه انقلاب اسلامی ایران در عین حال و با وجود تمام تهدیدها و تحریم ها دستاوردهاي بزرگی داشته است، اظهار داشت:
یکی از دستاوردها اسقاط نظام شاهنشاهی است که کار کمی نبود و مردم با دستان خالی در برابر رژیم پرقدرت شاهنشانی، ایستادگی کردند

 
 .

وي با بیان اینکه تشکیل نظام مقدس جمهوري اسلامی، دستاورد بعدي است، خاطرنشان کرد: نظام جمهوري اسلامی مانند یک سکه است
که یک روي آن به آسمان بوده و از معنویت و و حیانیت بهره مند می شود و روي دیگر آن به سمت زمین و مردم است که جمهوریت نظام

 
است. 

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام، تاسیس نظام ولایی مبتنی بر ولایت فقیه را دستاورد بعدي انقلاب بیان کرد و افزود: مردم و جامعه

 
بشري 14 قرن، گرفتار انحراف شدند و تشکیل نظام ولایی، دستاورد بزرگی بود که اتفاق افتاد. 

مظفر با بیان اینکه دستاورد بعدي انقلاب، استقلال است، گفت: کشورمان وابسته به آمریکا بود که قصد داشتند بله قربان گوي شرق هم باشد

 
اما پیروزي انقلاب اسلامی به ما استقلال داد و ار وابستگی نجات داد. 

وي با بیان اینکه اقتدار نیز یکی دیگر از دستاوردهاي انقلاب اسلامی است، ابراز کرد: به دلیل همین اقتدار است که خیلی ها علیه ما دشمن
هستند و همین که در کنگره آمریکا و انگلیس همواره نام ایران می آید و براي انواع توطئه ها برنامه ریزي می کنند به دلیل اقتدار ملت ایران

 
است. 

این مسئول با بیان اینکه استقامت، پایداري و حضور در صحنه نیز یکی دیگر از دستاوردهاي انقلاب اسلامی ایران است، افزود: استقامت و
حضور در صحنه ملت ایران در دنیاي امروز، مثال زدنی است چرا که در آموزه هاي اسلامی، انسان بی درك و گوشه نشین نداریم و انسان

 
همواره باید هوشیار و بیدار بوده و دچار غفلت نشود. 

مظفر با بیان اینکه مدیریت زمان رهبر انقلاب به مراتب سخت تر از زمان امام خمینی(ره) بود، بیان کرد: هر کس از انقلاب اسلامی ایران

 
دست بردارد به عذاب الهی گرفتار می شود. 

وي با بیان اینکه شیعه مانند پرنده اي است که 2 بال دارد، یکی از بال ها به رنگ سرخ شهادت و عاشورایی، به معناي استقامت، بردباري و
شهادت طلبی است گفت : بال دیگر به رنگ سبز و به معناي زنده نگه داشتن انتظار و امید به آینده درخشان براي مردم ایران است و این دو

 
بال باعث می شود که انقلاب اسلامی همچنان زنده بماند. 

 
خبرنگار : زهرا نوري 

 
کد خبر 176054 

 
نظر شما شما در حال پاسخ به نظر «» هستید. × لغو پاسخ 



 
نام 

 
ایمیل 

 
نظر شما 

 
لطفا حاصل عبارت را در جعبه متن روبرو وارد کنید 2 + 8 = 

 
ارسال 

 
آخرین اخبار رژه خودرویی گرامیداشت یوم االله 22 بهمن در کردستان برگزارشد 

 
اعلام وضعیت فعالیت مدارس استان کردستان در هفته آینده 

 
راهپیمایی خودرویی 22 بهمن در مازندران 

 
22 بهمن مازندران، پرشورتر از همیشه 

 
ارزش هاي انقلاب اسلامی باید در جامعه تبیین و نهادینه شود 

 
مدیریت غلط مدیران از علل عقب ماندگی کشور 

 
ضرورت تببین ماهیت انقلاب در بین نسل جدید/ وحدت نیروهاي انقلاب مایه شکست دشمنان است 

 
حضور باشکوه مردم زنجانی در راهپیمایی خوردویی22بهمن به روایت تصویر 

 
تامین سلامت بانوان ، تضمین سلامت ونهادینه شدن فرهنگ ورزش در خانواده وجامعه 

 
بیانیه انجمن اسلامی پزشکان در چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب 

 
اعزام 2 فوتسالیست کردستانی به رقابت هاي کافا 

 
کتابخانه هاي عمومی به عنوان قرارگاه فرهنگی پاي کار جهاد تبیین 

 
«میدان کارآفرینی» در ساري رونمایی شد 

 
نسخه دسکتاپ نسخه موبایل 

 
- خانه 

 
- ساختمان پزشکان 

 
- درباره ما 

 
- چندرسانه اي 

 
 -

 
 -

 
 -

 
 -

 
 -

 
 -

 
خبرگزاري سلامت/طبنا رسانه سلامتی 

 
 .tebna.ir. All Rights Reserved 2022-2023 ©

طراحی و تولید: نستوه





پالایشگاه نفت بوشهر سال آینده به بهره برداري می رسد

منبع: روزنامه خبر جنوبشماره خبر:  84  |  تاریخ: 1400/11/22

برنامه وزارت نفت براي کاهش خام فروشی

وزیر نفت با اشاره به برنامه هاي وزارت نفت براي کاهش خام
فروشی نفت گفت: سال آینده پالایشگاه نفت بوشهر با ظرفیت

 
68 هزار بشکه در روز به بهره برداري خواهد رسید. 

جواد اوجی وزیر نفت در مصاحبه با رادیو گفت:سرمایه گذاري
و توسعه در صنعت نفت با توجه به ذخایر عظیم نفت و گاز در
کشور از مهمترین برنامه ها و اولویت هاي دولت سیزدهم به

 
شمار می آید. 

وي افزود: در ماههاي آینده سقف تولید نفت و گاز افزایش چشمگیري می یابد اما براي جلوگیري از خام فروشی براي احداث واحدهاي

 
پتروپالایشگاهی برنامه ریزي هاي خوبی شده است. 

وزیر نفت اظهارداشت: تا سه سال آینده پالایشگاهها هم از لحاظ کمی و هم کیفی رشد قابل توجهی خواهد داشت و این اقدامات علاوه بر

 
کاهش خام فروشی نفت و افزایش تولید محصولات پتروشیمی به افزایش اشتغال زایی نیز کمک شایانی خواهد کرد. 

وي تاکید کرد: تلاش ما بر این است که وابستگی بودجه کشور را به نفت کاهش دهیم و نفت خام را در پالایشگاهها به فراورده هاي نفتی

 
تبدیل کنیم که ارزش افزوده چندین برابري براي کشور خواهد داشت. 

اوجی به اقدامات و برنامه هاي مهم وزارت نفت براي تامین نیاز داخلی به انرژي و سوخت اشاره کرد و گفت: با اقدامات صورت گرفته در

 
زمستان امسال با وجود سرماي شدید نیاز داخلی مردم و صنایع به سوخت و انرژي تامین شد. 

 
وي افزود: توجه به مناطق کم برخوردار با توسعه پالایشگاهها از دیگر برنامه هاي وزارت نفت به شمار می آید. 

وزیر نفت گفت: یک ماه پیش اولین پالایشگاه نفت فوق سنگین با ظرفیت 35 هزار بشکه در روز به بهره برداري رسید و سال آینده نیز

 
پالایشگاه نفت بوشهر با ظرفیت تبدیل 68 هزار بشکه در روز به بهره برداري خواهد رسید. 

وي افزود: طی 4 سال آینده ظرفیت تولید پالایشگاههاي کشور به بیش از یک میلیون و 460 هزار بشکه در روز خواهد رسید که تحول

 
بزرگی را در صنعت نفت کشور ایجاد خواهد کرد. 

اوجی اظهارداشت: توجه ویژه به تبدیل نفت خام به فراورده هاي پتروشیمی، اجراي طرح هاي کیفی سازي پالایشگاهها با رعایت تمامی
استانداردهاي بین المللی براي حفظ محیط زیست، استاندارد سازي محصولات پتروشیمی و برنامه ریزي براي ارتقاء کیفی همه پالایشگاهاي

کشور در حد استاندارد هاي بین المللی از مهمترین اقدامات و برنامه هاي وزارت نفت در ماه ها و سالهاي آینده به شمار می آید.



از پرداخت به موقع اضافه کار و مطالبات تا پاداش سنوات بازنشستگی؛ فرهنگیان

منتظر اجراي قانون نظام رتبه بندي هستند

منبع: سرمایه و ثروتشماره خبر:  85  |  تاریخ: 1400/11/22

با گذشت 5 ماه از سال تحصیلی جاري، هنوز اضافه کار فرهنگیان پرداخت نشده و این در حالیست که روزانه قیمت اقلام مصرفی و
خوراکی با شتاب سرسام آور رو به افزایش داشته، سیر صعودي نرخ تورم سبب کاهش لحظه اي ارزش پول در بازار شده است. عدم

پرداخت به موقع اضافه کار معلمان براي (...)

با گذشت 5 ماه از سال تحصیلی جاري، هنوز اضافه کار فرهنگیان پرداخت نشده و این در
حالیست که روزانه قیمت اقلام مصرفی و خوراکی با شتاب سرسام آور رو به افزایش داشته، سیر

 
صعودي نرخ تورم سبب کاهش لحظه اي ارزش پول در بازار شده است. 

عدم پرداخت به موقع اضافه کار معلمان براي مازاد ساعات تدریس، مراقبت و تصحیح اوراق
امتحان هاي نهایی، طرح سوال هاي نهایی و خارج از کشور، چندسالی است زمینه گلایه ها و سرخوردگی شغلی این قشر فرهیخته را
بوجودآورده، تا جایی که تمایل آنها را در پذیرش این نقش ها از بین برده، مشکلاتی را متوجه مدارس و مناطق آموزش و پرورش نموده است

 
این در حالیست که پاداش سنوات بازنشتسگی آنها نیز با تاخیر زمانی طولانی و معمولا اقساطی پرداخت می گردد. 

این معضل تا جایی پیش رفته که حتی یادآوري حاجی بابایی، وزیر پیشین آموزش و پرورش و رئیس کنونی فراکسیون فرهنگیان مجلس، در
نخستین ماه هاي آغاز سال تحصیلی جاري مبنی بر خالی بودن هزاران کلاس درس از دبیر در سطح کشور و تاکید بر علت یابی جهت ارائه
راهکار مناسب، گوش شنوایی را در وزارت آموزش و پرورش متوجه خود نکرده، کما اینکه زمان تصدي پست وزارتخانه مذکور توسط ایشان و
سایر نواب نیز هرگز صداي برحق فرهنگیان، کارشناسان آموزشی و اهالی قلمی که عالمانه و منصفانه علل بی انگیزگی دبیران در مشارکت

 
هاي آموزشی و ضایع شدن حقوق انسانی و اجتماعی آنها را بیان کرده اند، شنیده نشد. 

بنابر تعریف قانون کار کشوري، هر گونه اشتغالی مشمول دستمزد متناسب با ساعت و شرایط کار خود بوده که می بایست ماهانه و به طور
مرتب پرداخت گردد، با این وجود نه تنها بین سختی کار و اهمیت تدریس فرهنگیان و  میزان حقوق دریافتی آنها به ویژه با در نظر گرفتن
افزایش افسارگسیخته نرخ تورم اقتصادي، تناسب شایسته اي وجود ندارد، بلکه حتی وجوه مربوط به اضافه کاري آنها نیز با تاخیر چندین

 
ماهه و حتی به فاصله یکسال بعد پرداخت می گردد که به این ترتیب در هر دوره اي فاقد ارزش واقعی ریالی در بازار کنونی می شود. 

اهمیت این مساله زمانی بیشتر قابل درك خواهد بود که بدانیم، عدم پرداخت ها نسبت به حقوق و مزایاي فرهنگیان در حال حاضر در وزارت
متبوع، تبدیل به سیکل فاسد اما درعین حال به ظاهر عادي شده که در همه عرصه ها، عرض اندام می کند کما اینکه مطالبات فرهنگیان
سال هاست پشت ادعاي" عدم تعریف ردیف پرداخت" ها خاك می خورد و هیچ مسئولی در صدد حل این معضل نیست تا جایی که حتی
افزایش حقوق و مزایاي تعداد زیادي از  دبیرانی که موفق به ارتقاي تحصیلات دانشگاهی خود بعد از استخدام و در طول اشتغال در آموزش و
پرورش شده اند، نیزمسکوت مانده، مشمول دیون شده است در حالی که طبق قانون می بایست بلافاصله بعد از ارائه مدرك جدید، محاسبه و
پرداخت شود این در حالیست که بودجه آموزش و پرورش نیز همانند سایر سازمان ها و ارگان هاي دولتی، سالانه محاسبه و تخصیص داده
می شود لذا مسئولان و دست اندرکاران مالی آن می توانند با محاسبه دقیق دیون فرهنگیان، پیشاپیش بخشی از بودجه را براي این منظور
در نظر بگیرند اما همچنان راحت ترین راه یعنی نادیده گرفتن حقوق فرهنگیان را پیش گرفته، با توجیه عدم تعریف ردیف پرداخت، هرسال

 
جدول مطالبات و دیون معلمان طولانی تر می شود. 



خواسته یا ناخواسته، ضایع کردن و نادیده گرفتن حقوق و مزایاي مادي فرهنگیان امروزه مشکل بزرگتر یعنی کم رنگ شدن منزلت و
موقعیت اجتماعی آنها درکشور را به همراه داشته که می تواند زنگ خطري را در عرصه تربیت اجتماعی و علمی جامعه به صدا درآورد چرا
که ارزشمندي جایگاه فرهنگیان هر جامعه، بیانگر رویکرد آن جامعه نسبت به علم و مهارت آموزي، تولید و باز تولید فرهنگی و در یک کلام
تداوم پویایی فرهنگ همان جامعه است لذا شرایط مادي و معنوي فرهنگیان در حال حاضر نه تنها مصائبی را براي این قشر عالم و فرهیخته
جامعه ایجاد کرده، بلکه از تمایل نسل جدید به اشتغال در آموزش و پرورش کاسته، می تواند موجب خالی شدن مسند زیباي معلمی از
حضور افراد شایسته، با سواد و متخصص شاخه هاي علمی و در نتیجه عدم تربیت مثمرثمر فرزندان آینده این مرز و بوم درکسب نقش هاي

 
اجتماعی کشور شود. 

پر واضح است که مطالبات معلمان در پرداخت حقوق و مزایاي شغلی آنهم به موقع و متناسب با قانون کشوري، کمترین انتظار از سوي
قشري است که بار آموزش و تربیت نیروهاي انسانی جامعه را به دوش کشیده حتی در دوره سخت شیوع کرونا علی رغم تصور باطل عموم
مبنی بر تعطیلی آنها، همه ساعات شبانه روز را ایثارگرانه در اختیار دانش آموزان و اولیاي آنها قرارداده، به طوریکه حتی در ساعات غیر
موظف یعنی زمانی که می بایست صرف امور خود و خانواده کنند، به رفع اشکالات درسی دانش آموزانش می پردازند در حالی که هیچ یک
از کارمندان دولتی بدون استثناء حاضر به ارائه خدمات و یا پاسخگویی به تماس ارباب رجوع در ساعت خارج از زمان کار نیستند و نخواهند

 
بود. 

بنابراین انتظار می رود وزارت آموزش و پرورش با اتخاذ تدابیري علمی و منطقی ضمن متعادل کردن بودجه هاي سازمانی از طریق حذف
رفتارهاي غیرمسئولانه، تجمل گرایانه و نامتناسب با بودجه هاي کشوري، نظیر برگزاري همایش ها، جشن ها و سمینارهاي تمجید و تقدیري
که جز اتلاف بودجه، عایدي دیگري به همراه ندارد، نخست به تعریف ردیف ثابت پرداخت دیون معوقه به فرهنگیان پرداخته، سپس مقدمات
اجراي قانون نظام حقیقی رتبه بندي معلمان، مصوب 24/9/1400مجلس شوراي اسلامی که مطابق با اصل 94 قانون اساسی با قابلیت اجرا از

تاریخ 31/6/1400 است، را فراهم سازد.



مهاجرت معکوس آغاز شد: تاثیر قراداد 25 ساله ایران و چین بر قیمت سکونت در

جزیزه کیش

منبع: سرمایه و ثروتشماره خبر:  86  |  تاریخ: 1400/11/22

دکتر محسنیان: گفته می شود با اجراي قرارداد 25 ساله، چینی ها در جزیره مستقر می شوند، لذا از هم اکنون قیمت واحدهاي
تجاري و اداري و سوله هاي صنعتی افزایش یافته است. پول هایی که براي خرید ملک به ترکیه، قبرس و غیر می روند، اگر به امثال

جزیره کیش بیاید، حداقل موجبات کارآفرینی را فراهم (...)

- دکتر محسنیان: گفته می شود با اجراي قرارداد 25 ساله، چینی ها در جزیره مستقر می

 
شوند، لذا از هم اکنون قیمت واحدهاي تجاري و اداري و سوله هاي صنعتی افزایش یافته است. 
- پول هایی که براي خرید ملک به ترکیه، قبرس و غیر می روند، اگر به امثال جزیره کیش

بیاید، حداقل موجبات کارآفرینی را فراهم می کنند. گرانی مسکن مختص پایتخت نیست و موج آن تمام شهرهاي کشور را در بر گرفته است.

جزیره زیباي کیش که از نظر شهرسازي جزو مناطق پیشرفته ایران به شمار می رود. این روزها درگیر قیمت هاي نجومی و نامتعارف است.
مناطق مسکونی کیش که در سه دسته شهرك ها، برج ها و مجتمع هاي مسکونی تقسیم بندي می شوند عمدتا در مرکز جزیره قرار دارند و

 
دو شهرك معروف آن صدف و میرمهنا می باشند. 

«سرمایه و ثروت» درباره قیمت واحدهاي مسکونی در این جزیره زیبا با دکتر مقداد محسنیان، مدیرعامل شرکت ساختمانی بیست ساز کیش

 
گفت و گویی انجام داده است که در ادامه می آید: 

- قیمت ساختمان در کیش چگونه است ؟ گفته می شود با اجراي قرارداد 25 ساله بین تهران و پکن قرار است چینی ها در این جزیره
مستقر شوند، لذا از هم اکنون شاهد افزایش قیمت واحدهاي تجاري و اداري هستیم، البته سوله هاي صنعتی هم رونق خوبی داشته است. در

 
مورد واحدهاي مسکونی که از مدت ها قبل با قیمت هاي غیر متعارف مواجه بودیم، نوعی رکود حاصل شده است. 

- وقتی بحث سکونت پیش می آید، اولین سوال معمولاً در بخش رهن و اجاره است، در این باره براي ما بگویید ؟ رهن و اجاره با افزایشی که
داشت، جزیره را  دچار آسیب کرده است و یک سري از سکنه مجبور به تخلیه واحدهاي مسکونی و حتی ترك کیش شده اند در واقع کسی
که پیش از این ماهی 3 میلیون اجاره می داده است، اکنون ناچار است 10 تا 12 میلیون بپردازد!  براي نمونه اجاره سوئیت بدون خواب در
شهرك صدف 4 و شهرك میرمهنا 3 میلیون تومان است، اجاره آپارتمان 2 خوابه هم 5 میلیون بوده که اکنون در شهرك صدف به 15 تا 20
میلیون تومان رسیده است. رهن در برج هاي مسکونی 2 تا 3 میلیارد است که در صورت تبدیل به اجاره به 60 میلیون تومان می رسد در

 
مورد منازل دوبلکس هم چنین شرایطی حاکم است. 

- در بازار خرید و فروش قیمت ها چگونه رقم می خورند؟ در بخش مسکونی قیمت آپارتمان نوساز در منطقه میرمهنا حدود 35 میلیون و در
شهرك صدف 60 میلیون تومان است در برج ها هم قیمت ها از متري 100 میلیون به بالا می باشد این روند موجب مهاجرت معکوس از
کیش شده است چراکه تهیه آپارتمان شخصی یا اجاره براي کسی که درآمدي بین 7 تا 8 میلیون تومان دارد نه تنها امکان ندارد بلکه مقرون

 
به صرفه هم نیست. 

- کارمندانی که در جزیره کیش به صورت مامور مشغول خدمت هستند چه می کنند؟ مدیران میانی سازمان منطقه آزاد کیش واحد هاي



 
خوب براي سکونت دارند برخی از کارمندان را اسکان داده اند و به بعضی ها هم کمک هزینه مسکن می دهند. 

- چرا کیش دچار این معضل شده است؟ جزیره مساحت کمی دارد و تورم موجب شده تا پول هاي سرگردان در قالب پولشویی و بعضا به

 
شکل سرمایه گذاري به کیش بیایند و از واحدهاي مسکونی کالاهاي سرمایه اي بسازند. 

- کاش آنهایی که پول هایشان را براي خرید ملک به ترکیه و قبرس می برند نگاهی هم به این جزیره زیبا داشتند! قدر مسلم اینکه اگر این
پول ها داخل مملکت هزینه شود حداقل موجبات کارآفرینی را فراهم می کنند، منتها این افراد بحث عدم امنیت در سرمایه گذاري را مطرح

 
می کنند. 

- احداث هتل و مراکز اقامتی با این گرانی مقرون به صرفه است؟ بله، آنها شرایط خوبی دارند، منتها با قیمت هاي حباب گونه در این بخش
مواجه شده ایم براي اینکه دیگر زمین واگذار نمی شود و نرخ ساخت و ساز هم بالا رفته است البته کسانی که در زمینه احداث هتل و مراکز

 
اقامتی سرمایه گذاري کرده اند، ارزش افزوده خوبی هم به دست آورده اند. 

- پس براي همین است که سفر به کیش دست کمی از سفر به خارج ندارد؟ بله، هزینه بالاي سفر و افزایش قیمت اسکان در هتل ها و مراکز

 
اقامتی، گردشگري کیش را تحت تاثیر قرار داده است. 

- کیش به عنوان یک منطقه ساحلی باید داراي ساختمان هاي ویلایی باشد اما برج ها در حال احاطه بر این جزیره هستند، چرا اینقدر
مرتفع سازي در جزیره رواج دارد؟ بله مدلی که در کیش طراحی شده منطقی نیست، کیش به لحاظ دریا و ورزش هاي آبی در بحث
گردشگري جاذبه ایجاد کرده است اما هتل ها و مناطق مسکونی در مرکز جزیره قرار گرفته اند و ساحل حالت بلا استفاده دارد در حالی که
باید کیش داراي شهرك هاي ساحلی باشد از طرفی برج سازي قیمت ها را به شدت بالا برده و جزیره را از کاربري لازم خارج ساخته است.
وضعیت به گونه اي است که سازمان منطقه آزاد کیش نمی تواند زیرساخت ها را تغییر دهد در چند سال گذشته وقتی شهرك نوبنیاد
احداث شد تا مدت ها آب و برق نداشت، پس وقتی نمی توانیم امکانات شهري را به سمت ساحل ببریم در آن صورت گزینه باقی مانده،

مرتفع سازي است که هزینه آن براي مصرف کننده گران در می آید.



تولید ثروت در ورزش؛ گفت و گو با صادق درودگر: راه و رسم میلیاردرشدن در

فوتبال

منبع: سرمایه و ثروتشماره خبر:  87  |  تاریخ: 1400/11/22

زورمان به تلویزیون نمی رسد، به باشگاه ها وام بانکی نمی دهند، قانون کپی رایت نداریم؛ حتی نمی توانیم از پیراهن بازیکنان مطرح
کسب درآمد کنیم. باشگاه هاي فوتبال براي رسیدن به پول نیاز به مدیران اقتصادي دارند شرکت هایی که به برخی وعده درآمدهاي

نجومی در زمینه تبلیغات محیطی می دهند حاضر به دادن تضمین ...

- زورمان به تلویزیون نمی رسد، به باشگاه ها وام بانکی نمی دهند، قانون کپی رایت نداریم؛

 
حتی نمی توانیم از پیراهن بازیکنان مطرح کسب درآمد کنیم. 

- باشگاه هاي فوتبال براي رسیدن به پول نیاز به مدیران اقتصادي دارند شرکت هایی که به
برخی وعده درآمدهاي نجومی در زمینه تبلیغات محیطی می دهند حاضر به دادن تضمین نیستند. باشگاه استقلال اعلام کرد: براي حل
بسیاري از مشکلات از جمله خصوصی سازي، ورزشگاه اختصاصی و... قصد تولید ثروت دارد که هدف گذاري صورت گرفته براي آن رقمی

 
بین 500 تا 1000 میلیارد تومان است. 

این باشگاه تاکید دارد: با واگذاري تبلیغات محیطی به استقلال، حدود 150 میلیارد تومان کسب درآمد خواهد کرد یعنی دوبرابر پولی که
سال گذشته اسپانسر به آنها پرداخت کرده است. استقلال همچنین وعده داده که با همکاري صدا و سیما می تواند از محتواي غیر زنده

 
فوتبال هم به درآمد برسد. 

«سرمایه و ثروت» در گفت وگو با صادق درودگر، عضو هیئت رئیسه سازمان لیگ فوتبال ایران به بررسی ثروت آفرینی در این رشته ورزشی

 
در کشورمان پرداخته است: 

- دو باشگاه بزرگ ایران یعنی استقلال و پرسپولیس وابسته به دولت هستند و تاکنون اجازه خصوصی سازي به آنها داده نشده است، آیا ایده
آبی هاي پایتخت در زمینه ثروت آفرینی در فوتبال را می پذیرید؟ زمانی در فوتبال می توان ثروت آفرینی کرد که بسترهاي آن فراهم شده
باشد، کشورهایی مانند اسپانیا، ایتالیا، انگلیس، آلمان و... که توسعه یافته به شمار می روند فوتبال را به عنوان یک صنعت رشد داده اند. در
ایران اصلی ترین پایه صنعت که کپی رایت است نداریم. از طرفی ساز و کار اقتصادي تولید ثروت مثل ارزیابی قیمت و کیفیت بازیکنان هم
در کشور به صورت علمی انجام نمی گیرد در حالی که در ممالک پیشرفته کمیته تکنیکال فوتبال وجود دارد که بر اساس یک سري
پارامترها در مورد خرید و فروش فوتبالیست ها تصمیم گیري می کنند براي نمونه وقتی رونالدو را به باشگاه منچستر یونایتد می آورند، قبل
از آن برآورد صورت می گیرد که با فروش چند پیراهن این بازیکن چه میزان از رقم قرارداد او را به دست می آورند ولی در ایران از کدام
بازیکن می توان رقم قراردادش را احصا کرد یا زمانی که تیم کریستال پالاس دو فوتبالیست چینی خرید به او خرده گرفتند اما بعدها این تیم
با پیراهن این دو بازیکن در چین حدود 20 میلیون دلار درآمد کسب کرد در واقع آنها محاسبه کرده بودند که فروش پیراهن در میان
جمعیت میلیاردي چین که هواداران قابل توجهی در فوتبال دارد چقدر برایشان عایدي خواهد داشت و البته ده برابر قیمت دو بازیکن مذکور
به پول رسیدند. حالا سوال من این است که استقلال از کدام محل می خواهد رقمی را که براي تولید ثروت هدف گذاري کرده است، تامین

 
کند! 

- یکی از گزینه هایشان، تبلیغات محیطی است؟ آن شرکتی که با استقلال درباره این مقوله صحبت کرده  اولین بار است که در این حوزه



وارد می شود آیا شرکتی که ما می دانیم چه کسی پشت سر آن قرار دارد حاضر است تضمین هم بدهد؟قطعا نمی دهد!  چون سرمایه اي که

 
دارد اجازه نمی دهد به رقم مورد نظر استقلال برسد. تولید ثروت، دانش، بینش و توانایی و بستر مناسب می خواهد. 

- بستر را باید چگونه ایجاد کرد، ظاهراً نباید کار سختی باشد؟ هر شرکت کارآفرینی وقتی می خواهد موفق عمل کند نیاز به قوانین حمایتی
داردکه ما در مورد ورزش از آن برخوردار نیستیم، براي نمونه شرکت هایی که به عنوان اسپانسر در فوتبال سرمایه گذاري می کنند انتظار
دارند به نوعی از معافیت مالیاتی بهره مند شوند یا به خود باشگاه ها تسهیلات بانکی نمی دهند تا طرح هاي توسعه را اجرا کنند. در ترکیه و
در زمان نخست وزیري «اجویت» به باشگاه هاي فوتبال وام دادند و گفتند اگر با این تسهیلات بسترهاي مناسب ایجاد کردید، وام بلاعوض
می شود چه اتفاقی افتاد؟ باشگاه رفتن دنبال مدیران اقتصادي. در حالی که در کشور ما مدیران یا مخابراتی هستند یا حراستی یا ورزشی و

 
غیره که نمی توان از آنها انتظار تولید ثروت داشت. 

- حق پخش تلویزیونی چه شد، چرا صدا و سیما کوتاه نمی آید؟! زورمان نمی رسد، می گویند هر چه ما می گوییم! قرار شد ما برویم دنبال

 
پخش در فضاي مجازي از ما شکایت کردند و کارمان به دادگاه کشید. 

 
- خوب! شما هم آنها را به ورزشگاه راه ندهید؟ کفاشیان و تاج این کار را می خواستند بکنند اما راه به جایی نبردند. 

- تلویزیون از بازي هاي زنده فوتبال و تبلیغات و اسپانسر که دارد چقدر درآمد کسب می کند؟ سال 97 در بازي پرسپولیس و شاهین یک

 
میلیون و 100 هزار دلار و بازي استقلال و پارس جنوبی 990 هزار دلار این رقم دقیقی است که محاسبه کرده ایم. 

- پیراهن هم با نبود حق کپی رایت نمی توان فروخت و گرنه دو بازیکن خارجی استقلال گزینه هاي خوبی بودند؟ بله ظرف 24 ساعت در
امیریه بدون ممانعت قانونی کپی می کنند و می فروشند یعنی اگر باشگاه بخواهد از پیراهن 400 هزار تومان درآمد داشته باشد، آنجا با 70

هزار تومان و کپی، هواداران را به سمت خودشان می کشند!



مصرف 23 میلیون متر مکعب سی. ان. جی در روز

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  88  |  تاریخ: 1400/11/22

فصل اقتصاد - مدیر طرح سی ان جی شرکت ملی پخش فرآورده هاي نفتی از توزیع روزانه 23 میلیون مترمکعب گاز طبیعی فشرده
(سی ان جی) به بیش از 4 میلیون خودروي گازسوز و تبدیل بیش از 172 هزار خودروي عمومی به گازسوز در کشور خبر داد.

فصل اقتصاد - مدیر طرح سی ان جی شرکت ملی پخش
فرآورده هاي نفتی از توزیع روزانه 23 میلیون مترمکعب گاز
طبیعی فشرده (سی ان جی) به بیش از 4 میلیون خودروي
گازسوز و تبدیل بیش از 172 هزار خودروي عمومی به گازسوز

 
در کشور خبر داد. 

به گزارش فصل اقتصاد از وزارت نفت، «محمدحسین باقري»
اعلام کرد: تاکنون و از طریق مصوبه شوراي اقتصاد، بیش از
172 هزار و 250 خودروي عمومی در کشور تبدیل شده است

 
که با این تعداد، شمار خودروهاي گازسوز شده در کشور به بیش از 4 میلیون خودرو می رسد. 

وي افزود: این تعداد خودرو روزانه بیش از 23 میلیون مترمکعب گاز مصرف می کنند که به همین مقدار در مصرف بنزین در کشور نیز صرفه

 
جویی می شود. 

 
127 جایگاه در حال ساخت سی ان جی 

مدیر طرح سی ان جی شرکت ملی پخش فرآورده هاي نفتی درباره تعداد جایگاه هاي در حال ساخت سی ان جی در کشور گفت: در مجموع
در سال 1400، 24 جایگاه سی ان جی در کشور راه اندازي شده است که تعداد 13 باب دو منظوره و 11 باب تک منظوره بوده است و 127

 
جایگاه نیز در حال ساخت است که 68 باب آن دومنظوره و 59 باب آن تک منظوره است. 

باقري افزود: هم اکنون 2 هزار و 653 باب جایگاه سی ان جی در کشور فعال است که از این تعداد 1066 باب دومنظوره و تعداد یک هزار و

 
587 باب جایگاه تک منظوره است. 

 
تبدیل خودروهاي عمومی در 331 کارگاه پیمانکار 

وي با تأکید بر این که جایگزینی سی ان جی با بنزین در سبد سوخت بخش حمل ونقل سبک سبب افزایش صادرات بنزین و درآمدزایی
براي کشور می شود، تاکید کرد: هم اکنون تعداد پیمانکاران ما در حوزه تبدیل کارگاهی به هشت پیمانکار رسیده است و 331 کارگاه

 
پیمانکار نیز عملیات تبدیل خودروها در سراسر کشور را انجام می دهند. 

مدیر طرح سی ان جی شرکت ملی پخش فرآورده هاي نفتی بیان کرد: افزون بر خودورهاي عمومی شامل وانت بار و تاکسی مسافربر عمومی،
تاکسی هاي مسافربر اینترنتی نیز می توانند پس از معرفی از سوي نهادهاي مربوطه و ثبت اطلاعات در سامانه معرفی شده، از مزایاي طرح

 
گاز سوزکردن یارانه اي خودرو (پرداخت 20 درصد هزینه تبدیل) استفاده کنند. 

باقري با اشاره به این که قرارداد ما با پیمانکاران طرح تبدیل رایگان خودروهاي عمومی تا سال 1401 است، اما در صورت استقبال از طرح،
امکان تمدید آن وجود دارد، تأکید کرد: خودروهاي عمومی پرمصرف می توانند با مراجعه به سامانه یادشده و انجام فرآیند تبدیل ضمن صرفه

 
اقتصادي شخصی به اقتصاد ملی کشور نیز کمک کنند. 

 
دامنه و تنوع گسترده اشتغال زایی در صنعت سی ان جی 

وي با تأکید بر این که طرح توسعه صنعت سی ان جی یکی از بزرگترین پروژه ها و یا تنها پروژه در صنعت نفت است که علاوه بر بازگشت
سرمایه در حین اجرا، به سرعت به سوددهی رسیده است، گفت: این صنعت همچنین اشتغالزایی قابل ملاحظه اي را در حوزه ساخت جایگاه



 
(اپراتوران شاغل و تکنسین هاي تعمیر و نگه داشت) و شرکت هاي سازنده تجهیزات جایگاه ها در کشور به همراه داشته است. 

مدیر طرح سی ان جی فعالیت و کسب تجربه تعداد زیادي نیروي انسانی در کارگاه هاي نصب تا کارخانجات ساخت کیت و مخزن، حوزه
بازرسی و استاندارد (جایگاهی و کارگاهی) را از دیگر دستاوردهاي این صنعت در حوزه منابع انسانی خواند افزود: دامنه و تنوع شغل هاي

 
ایجاد شده در این صنعت در طول سال هاي اخیر، بسیار گسترده شده است. 

 
بومی سازي 100 درصدي در تجهیزات گازسوز خودروها 

باقري درباره توانمندي هاي کشور در حوزه ساخت و بومی سازي قطعات موردنیاز این صنعت گفت: تجهیزات قطعات گازسوز خودروها
صددرصد بومی سازي شده و در بخش جایگاهی نیز به جز بردهاي الکترونیک و قطعات خاص، بیش از 50 درصد از قطعات، بومی سازي

 
شده و ساخت داخل است. 

به گزارش فصل اقتصاد، صنعت سی ان جی در ایران در سال 79 پایه ریزي شد و در سال هاي بعد توسعه یافت، هم اکنون در بیش از 2 هزار
و 500 جایگاه عرضه سی ان جی در کشور به طور میانگین روزانه 23 میلیون مترمکعب گاز طبیعی فشرده به بیش از 4 میلیون خودروي

 
گازسوز توزیع می شود. 

افزایش روزافزون تعداد خودروها و رشد شتابان مصرف سوخت در کشور، نیازمند مدیریت صحیح مصرف سوخت و حمل ونقل در کشور است
که افزایش سهم گاز طبیعی در سبد سوخت خودروها و تنوع بخشی به سبد سوخت در این میان نقشی موثر و راهگشا ایفا خواهد کرد.



مصرف 23 میلیون متر مکعب سی. ان. جی در روز

منبع: خوزناشماره خبر:  89  |  تاریخ: 1400/11/22

مدیر طرح سی ان جی شرکت ملی پخش فرآورده هاي نفتی از توزیع روزانه 23 میلیون مترمکعب گاز طبیعی فشرده (سی ان جی) به

 
بیش از 4 میلیون خودروي گازسوز و تبدیل بیش از 172 هزار خودروي عمومی به گازسوز در کشور خبر داد. 

به گزارش ایرنا از وزارت نفت، «محمدحسین باقري» اعلام کرد: تاکنون و از طریق مصوبه شوراي اقتصاد، بیش از 172 هزار و 250 خودروي

 
عمومی در کشور تبدیل شده است که با این تعداد، شمار خودروهاي گازسوز شده در کشور به بیش از 4 میلیون خودرو می رسد. 

وي افزود: این تعداد خودرو روزانه بیش از 23 میلیون مترمکعب گاز مصرف می کنند که به همین مقدار در مصرف بنزین در کشور نیز صرفه

 
جویی می شود. 

 
127 جایگاه در حال ساخت سی ان جی 

مدیر طرح سی ان جی شرکت ملی پخش فرآورده هاي نفتی درباره تعداد جایگاه هاي در حال ساخت سی ان جی در کشور گفت: در مجموع
در سال 1400، 24 جایگاه سی ان جی در کشور راه اندازي شده است که تعداد 13 باب دو منظوره و 11 باب تک منظوره بوده است و 127

 
جایگاه نیز در حال ساخت است که 68 باب آن دومنظوره و 59 باب آن تک منظوره است. 

باقري افزود: هم اکنون 2 هزار و 653 باب جایگاه سی ان جی در کشور فعال است که از این تعداد 1066 باب دومنظوره و تعداد یک هزار و

 
587 باب جایگاه تک منظوره است. 

 
تبدیل خودروهاي عمومی در 331 کارگاه پیمانکار 

وي با تأکید بر این که جایگزینی سی ان جی با بنزین در سبد سوخت بخش حمل ونقل سبک سبب افزایش صادرات بنزین و درآمدزایی
براي کشور می شود، تاکید کرد: هم اکنون تعداد پیمانکاران ما در حوزه تبدیل کارگاهی به هشت پیمانکار رسیده است و 331 کارگاه

 
پیمانکار نیز عملیات تبدیل خودروها در سراسر کشور را انجام می دهند. 

مدیر طرح سی ان جی شرکت ملی پخش فرآورده هاي نفتی بیان کرد: افزون بر خودورهاي عمومی شامل وانت بار و تاکسی مسافربر عمومی،
تاکسی هاي مسافربر اینترنتی نیز می توانند پس از معرفی از سوي نهادهاي مربوطه و ثبت اطلاعات در سامانه معرفی شده، از مزایاي طرح

 
گاز سوزکردن یارانه اي خودرو (پرداخت 20 درصد هزینه تبدیل) استفاده کنند. 

باقري با اشاره به این که قرارداد ما با پیمانکاران طرح تبدیل رایگان خودروهاي عمومی تا سال 1401 است، اما در صورت استقبال از طرح،
امکان تمدید آن وجود دارد، تأکید کرد: خودروهاي عمومی پرمصرف می توانند با مراجعه به سامانه یادشده و انجام فرآیند تبدیل ضمن صرفه

 
اقتصادي شخصی به اقتصاد ملی کشور نیز کمک کنند. 

دامنه و تنوع گسترده اشتغال زایی در صنعت سی ان جی 



وي با تأکید بر این که طرح توسعه صنعت سی ان جی یکی از بزرگترین پروژه ها و یا تنها پروژه در صنعت نفت است که علاوه بر بازگشت
سرمایه در حین اجرا، به سرعت به سوددهی رسیده است، گفت: این صنعت همچنین اشتغالزایی قابل ملاحظه اي را در حوزه ساخت جایگاه

 
(اپراتوران شاغل و تکنسین هاي تعمیر و نگه داشت) و شرکت هاي سازنده تجهیزات جایگاه ها در کشور به همراه داشته است. 

مدیر طرح سی ان جی فعالیت و کسب تجربه تعداد زیادي نیروي انسانی در کارگاه هاي نصب تا کارخانجات ساخت کیت و مخزن، حوزه
بازرسی و استاندارد (جایگاهی و کارگاهی) را از دیگر دستاوردهاي این صنعت در حوزه منابع انسانی خواند افزود: دامنه و تنوع شغل هاي

 
ایجاد شده در این صنعت در طول سال هاي اخیر، بسیار گسترده شده است. 

 
بومی سازي 100 درصدي در تجهیزات گازسوز خودروها 

باقري درباره توانمندي هاي کشور در حوزه ساخت و بومی سازي قطعات موردنیاز این صنعت گفت: تجهیزات قطعات گازسوز خودروها
صددرصد بومی سازي شده و در بخش جایگاهی نیز به جز بردهاي الکترونیک و قطعات خاص، بیش از 50 درصد از قطعات، بومی سازي

 
شده و ساخت داخل است. 

به گزارش شانا، صنعت سی ان جی در ایران در سال 79 پایه ریزي شد و در سال هاي بعد توسعه یافت، هم اکنون در بیش از 2 هزار و 500
جایگاه عرضه سی ان جی در کشور به طور میانگین روزانه 23 میلیون مترمکعب گاز طبیعی فشرده به بیش از 4 میلیون خودروي گازسوز

 
توزیع می شود. 

افزایش روزافزون تعداد خودروها و رشد شتابان مصرف سوخت در کشور، نیازمند مدیریت صحیح مصرف سوخت و حمل ونقل در کشور است
که افزایش سهم گاز طبیعی در سبد سوخت خودروها و تنوع بخشی به سبد سوخت در این میان نقشی موثر و راهگشا ایفا خواهد کرد.



قوتی به بازوي گرد شگري با راه اند ازي بازارچه هاي هنري و صنایع د ستی

منبع: روزنامه خبر جنوبشماره خبر:  90  |  تاریخ: 1400/11/22

رئیس کمیسیون گرد شگري و زیارت شوراي شهر شیراز: سیاست کمیسیون گرد شگري و زیارت حمایت از مسائل کارآفرینی و خود

 
اشتغالی است 

سیاست شوراي شهر خصوصا کمیسیون گرشگري و زیارت د ر سالی که به نام پشتیبانی و رفع موانع نامگذاري شد ه، این است که از مسائل
کارآفرینی و خود اشتغالی حمایت کند . رئیس کمیسیون گرد شگري و زیارت شوراي اسلامی شهر شیراز با بیان مطلب بالا اظهار د اشت: مد
یریت شهري یکی از تسهیل گران حمایت از اشتغال مولد ، کارآفرینی و حمایت از اقشار متوسط به پایین و تاثیر گذار د ر ارتقا ظرفیت هاي

 
تولید ناخالص د اخلی د ر سطح کشور می باشد . 

محمد فرخ زاد ه افزود : حمایت از بازارچه ها و نمایشگاه د ست ساخته هاي صنایع د ستی و هنري د ر سطح شهر از سیاست هاي مهم شورا
و شهرد اري است د ر توجه به اقشار کم برخورد ار و عاملی اصلی د ر ایجاد حرکت هاي اقتصاد ي د ر مقیاس کسب و کارهاي خانواد گی و

 
کوچک می باشد . 

وي اد امه د اد : این روید اد ها باعث معرفی هرچه بیشتر صنایع د ستی و هنرهاي د اراي قد مت و برخی از د ست ساخته هاي هنر معاصر

 
می گرد د که لازمه پیوستگی بین نسلی است. 

نایب رییس کمیسیون محرومیت زد ایی تصریح کرد : این نمایشگاه نقش مشوق براي قرار گرفتن محصولات فرهنگی و هنري د ر سبد
خانوار محسوب می شوند و از طرفی این خیل عظیمی از هنرمند ان را می تواند تحت پوشش قرار د هد ؛ به این معنی که وقتی از د ست

 
ساخت ها و صنایع هنر حمایت شود ، طبیعتا عد ه اي علاقه مند به فراگیري آموزش و ورود به این عرصه می شوند . 

فرخ زاد ه معتقد است که جذب گرد شگر، چه د اخلی و چه خارجی، و عرضه فرهنگ به سایر مرد م، از د یگر موارد ي است که می توان از
بازارچه ها انتظار د اشت که نشان د هند ه قد مت، فرهنگ، آد اب و رسوم و سنن ماست و می تواند نقش به سزایی د ر مباد له مسائل

 
فرهنگی میان مرد م و کارکرد هاي اجتماعی د اشته باشد . 

وي با بیان اینکه براي شکل گیري این بازارچه ها زحمت هاي زیاد ي کشید ه شد ه، تصریح کرد : پس از صحبت با غرفه د اران رضایتمند
ي خوبی از لحاظ امکانات و امنیت قابل توجه بود ولیکن غرفه د اران نیازمند تبلیغ بیشتر بود ه و انتظار د ارند به مناسبت د هه فجر، جشنی

 
د ر این مکان برگزار شود تا با آمد ن شهروند ان، مرد م غرفه ها و صنایع د ستی را ببینند و معرفی بیشتري به مرد م صورت گیرد . 

رئیس کمیسیون گرد شگري و زیارت شوراي اسلامی شهر شیراز ابراز امید واري کرد که با حمایت سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی
شهرد اري شیراز، د ر طول سال بازارچه هاي متعد د ي د ر شیراز و د ر قالب هفته هاي گرد شگري و صنایع د ستی د ر سایر استان ها

 
برگزار شود . 

/انتهاي متن/



خبرهاي خوشی به ملت ایران خواهد رسید

منبع: 55 آنلاینشماره خبر:  91  |  تاریخ: 1400/11/22

رئیس کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس شوراي اسلامی گفت: در آینده اي نه چندان دور خبرهاي خوشی به ملت ایران
خواهد رسید و خداوند عنایت خود را شامل حال ملت ایران خواهد کرد و ملت در مقابل شکیبایی و صبرش روسفید خواهد شد.

رئیس کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس شوراي اسلامی گفت: در آینده اي نه چندان دور خبرهاي خوشی به ملت ایران

 
خواهد رسید و خداوند عنایت خود را شامل حال ملت ایران خواهد کرد و ملت در مقابل شکیبایی و صبرش روسفید خواهد شد. 

حمیدرضا حاجی بابایی روز جمعه در آیین گرامیداشت سالروز
پیروزي انقلاب اسلامی در شیراز، وضعیت زیرساختی اقتصاد کشور را
در مقایسه با کشورهاي منطقه در سطح عالی دانست و افزود: ما در
حباب اقتصادي مشکل داریم، حباب اقتصادي یعنی گرانی هایی که

 
دائم نخواهد بود و موقت است. 

وي ادامه داد: ما از این معبر عبور خواهیم کرد کما اینکه تمام

 
کشورهاي توسعه یافته دنیا از این معبر عبور کرده اند. 

حمیدرضا حاجی بابایی اظهار داشت: در دنیا ما را تحریم می کنند که دست از همه شهیدان و کربلا و عاشورا برداریم و فشار می آورند که
نماد اسلام آل سعود باشد و ما از اهل بیت دور باشیم اما امروز دیدند که مردم ایران نشان دادند که با هزاران برابر سختی بیشتر نیز از این

 
مسیر جدا نخواهند شد. 

این نماینده مجلس بیان کرد: امروز دولت و مجلس قدرتمندانه ایستاده اند تا کار کنند که از این معبر عبور کنیم و دولت انقلابی بداند که

 
مجلس با قدرت از او حمایت خواهد کرد و ما راهی جز حمایت از این دولت نداریم. 

حاجی بایایی افزود: مردم سرمایه اجتماعی هستند و این سرمایه آسیب دیده و ما باید آن را ترمیم کنیم، سرمایه اجتماعی ما باید حفظ شود

 
یعنی باید در مردم رضایت ایجاد کنیم. 

او گفت: ملت خواستار عدالت و مبارزه با فساد هستند و به دنبال این هستند که در کنار اسلامی گري و دینداریشان، معیشت و اشتغالشان

 
هم درست شود و این کار به سرعت دنبال می شود. 

رئیس کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس شوراي اسلامی گفت: براي بودجه سال آینده تدارکات خوبی دیده شده، 360 هزار
میلیارد تومان براي اشتغال، 120 هزار میلیارد تومان براي تولید و رشد تولید در کشور و 150 هزار میلیارد تومان هم براي اقدامات پیشران

 
جمهوري اسلامی در پروژه هاي بزرگ پیش بینی شده است و قطعا سال آینده شاهد پیام هاي خوبی براي کشور خواهیم بود. 



حاجی بابایی افزود: کسانی در جمهوري اسلامی باید مسئولیت بگیرند که مانند مردم زندگی کنند، دولت انقلابی باید به کسانی مسوولیت
دهد که اهل رانت نباشند، انقلابی یعنی شهید سلیمانی، یعنی شهداي مدافع حرم، یعنی کسی که خودش را هزینه می کند تا انقلاب بماند،

 
کسی که نظام را هزینه می کند تا خودش بماند انقلابی نیست. 

وي بیان کرد: دولت انقلابی در کنار انقلابی گري و بکارگیري نیروهاي انقلابی باید مراقب مردم باشد، ما آمده ایم تا پیمان مردم را با انقلاب

 
محکم تر کنیم، ما هیچ راهی جز این نداریم. 

حمیدرضا حاجی بابایی افزود: مردم این دولت و نظام را انتخاب کرده اند و این دولت و نظام هم باید خادم این مردم باشند، هر نارضایتی که

 
مدیري ایجاد می کند تضعیف نظام و هر خدمتی که انجام دهد تقویت نظام است. 

این نماینده مجلس، امنیت کشور را کم نظیر دانست و گفت: این همه نیروهاي امنیتی و نظامی کار می کنند تا کشور امن باشد، کشور ولایی

 
ما امن است اما نیاز به کار دارد و ما کارآمدي می خواهیم، مدیري که کارآمد نیست به درد نمی خورد ولو اینکه انسان خوبی هم باشد. 

حمیدرضا حاجی بابایی افزود: تمام ملت ایران انقلابی هستند، از شهید سلیمانی و شهداي مدافع حرم انقلابی گرفته تا کسی که حتی در

 
معیشت خود دچار مشکل شده اما در مقابل انقلاب نمی ایستد بلکه در کنار انقلابش است. 

او اضافه کرد: بزرگترین رمز انقلابی بودن ملت ایران این است که انقلاب را حفظ کرده اند، ما یک هدف بیشتر نداریم و آن حفظ نظام
جمهوري اسلامی ایران، یعنی حفظ ولایتمداري است.



قرائت قطعنامه مراسم یوم االله 22 بهمن در بیرجند

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  92  |  تاریخ: 1400/11/22

پس از برگزاري راهپیمایی خودرویی و موتوري به مناسبت 22 بهمن، قطعنامه این مراسم در مسجد جامع المهدي (عج) بیرجند
قرائت شد.

باشگاه خبرنگاران جوان بیرجند - قطعنامه مراسم یوم االله 22

 
بهمن ماه 1400 در پایان این مراسم در بیرجند قرائت شد. 

 
متن قطعنامه به این شرح است: 

 
بسم االله الرحمن الرحیم 

ُ مَعَکُمْ وَ لنَْ لْمِ وَ أنَتُْمُ الأَْعْلَوْنَ وَ االلهَّ فَلا تهَِنُوا وَ تدَْعُوا إلِىَ السَّ

 
یتَِرَکُمْ أعَْمالکَُمْ (سوره محمد آیه 35) 

پس هرگز سست نشوید و دشمنان را به صلح ذلتّ بار دعوت نکنید در حالی که شما برترید؛ و خداوند با شماست و چیزي از ثواب اعمالتان را

 
کم نمی کند! 

حمد و سپاس ذات اقدس احدیّت جلّ و علا را که چنین روزي به نام مقدس «یوم االله» آراسته گردید و نظام جمهوري اسلامی ایران، با قیام
قیامت گونه ملت، نخستین حکومت در عصر غیبت بر مبناي قرآن را ایجاد و در سایه ي نعمت اسلام و ولایت و رهبري پیامبرگونه حضرت
امام خمینی (قدس سره الشریف) حماسه اي بی نظیر برپا، و در پرتو آن محرومان و مستضعفان را فلاح و رستگاري بخشید و 22 بهمن را به

 
فجر رهایی مبدل و الگوي نجات بخش سایر ملل قرار داد. 

اینک در طلیعه چهل و چهارمین بهار استقلال، آزادي و جمهوري اسلامی که گفتمان انقلاب اسلامی با گسترش محور مقاومت و مقابله با
نظام استکبار و ایادي آن، فصل نوینی را در پیش روي جهانیان قرار داده و هندسه قدرت را تغییر و فتح دروازه تمدن نوین اسلامی را با
رهبري آیت االله العظمی امام خامنه اي (مد ظله العالی) مژده می دهد، ما شرکت کنندگان در مراسم 22 بهمن به نمایندگی از تمام مردم
حق جو و حق گوي ایران اسلامی و پیروان راه و مرام شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی، ضمن تجدید میثاق با ارزش ها و آرمان هاي انقلاب
اسلامی و بیعت با ولی فقیه و مقتداي عظیم الشان انقلاب اسلامی و همچنین ارواح طیبه شهداي این مسیر نورانی به شکرانه سالگشتِ
پیروزي انقلاب از عید ولادت حضرت زهرا (سلام االله علیها) تا ولادت امیرالمومنین علی (علیه السلام) را جشن گرفته و یوم االله 22 بهمن را
در قامت یک جشن بزرگ ملی گرامی داشته و با بانگ رساي توحیدي «االله اکبر ـ خامنه اي رهبر» و فریاد کوبنده «مرگ بر آمریکا، مرگ بر

 
انگلیس و مرگ بر اسرائیل» اعلام می نماییم: 

1- ملت شهید پرور و خداجوي ایران اسلامی، تحت هدایت و رهبري هوشمندانه مقام معظم رهبري و بر حسب بینش انقلابی خود، نیک
دریافته است که دشمن کژ اندیش و اهرمن خوي می کوشد که با تهاجم ترکیبی و با بهره گیري از دیکتاتوري رسانه اي، اقدامات فخرآفرین
و حماسه هاي بزرگ پیشرفت در عرصه هاي گوناگون را کم رنگ و بی اهمیت نشان دهد؛ از این رو، از تمامی دستگاه هاي ذیربط بخصوص
رسانه ملی و همچنین اندیشمندان، اهل قلم و افسران جنگ نرم می خواهیم که در جـهاد گسترده تبیین، ترفـند هاي دشمنان را نقش بر



آب کرده و مردم ایران، نسل جـوان و نیز افکار عمومی مسلمانان و جهانیان را از دستاورد هاي بزرگ ملت ایران در پرتو انقلاب اسلامی آگاه

 
سازند. 

2- ادامه مسیر پر فروغ انقلاب اسلامی، درس آموزي و عمل به بیانیه گام دوم انقلاب است و با جهاد تبیین به عنوان فریضه قطعی و فوري
می توان به بلنداي تشخیص نیاز لحظه و قله هاي رفیع آن دست یافت و ارتقاي روز افزون حوزه هاي علمی و فناوري، اقتصادي و نظامی و
بویژه استیفاي کامل حقوق هسته اي ملت ایران و تقویت روز افزون بنیه صنایع بازدارنده دفاعی و موشکی را مطالبه همگان دانسته و ضمن
محکوم نمودن مواضع مقامات ارشد غربی درباره مبانی دفاعی ایران، با تقدیر از تلاش هاي تیم مذاکره کننده، خواهان تبعیت از منویات، ولی
امر مسلمین و توجه به قوانین مجلس شوراي اسلامی با تکیه بر عزم خلل ناپذیر جوانان مومن انقلابی کشور در فتح قله هاي پیشرفت و

 
توسعه کشور هستیم. 

3- تحقق اقتصاد مقاومتی در سایه جهش و جهاد تولید را تنها راهکار حل مشکلات اقتصادي کشور دانسته و ضمن مطالبه جدي و تاکید بر
اهتمام مضاعف مسئولان، نهاد هاي قانون گذار و دستگاه هاي اجرایی به منظور پشتیبانی ها و مانع زدایی ها، ارتقاي کیفیت محصولات
داخلی را از تولید کنندگان خواستاریم و این مهم را در سایه توجه به افسران و رزمندگان جنگ اقتصادي، یعنی کارآفرینان و کارگران، قابل
تحقق می دانیم. ما شرکت کنندگان در این حماسه ملی، خود را ملزم به استفاده از کالا هاي بومی با هدف حمایت از اشتغال و رفع بیکاري
جوانان دانسته و از هموطنان عزیزمان دعوت می نماییم با رعایت اصلاح الگوي مصرف و حمایت از کار و کالاي ایرانی، در جهت تحقق نظام

 
پیشرفته اسلامی قدم بردارند. 

4- بار دیگر بر حفظ وحدت ملی و دوري از هرگونه اقدام و عمل تفرقه افکنانه و فتنه گرایانه جریان هاي داخلی و خارجی تاکید و بر حمایت
همه جانبه خود از همبستگی جهان اسلام و جبهه مقاومت دفاع از فلسطین و قدس اشغالی به عنوان مساله اول مسلمین تصریح و همچنین

 
جنایات وحشیانه رژیم مرتجع آل سعود و هم پیمانان آن در یمن و سکوت مجامع بین المللی و مدعی حقوق بشر را محکوم می نمائیم. 

5- با تقدیر از تلاش هاي دولت مردمی و خدمت گذار، مجلس انقلابی و قوه قضائیه عدالت محور، بر پیگیري مطالبات و انتظارات بر حق
مردم، مبارزه با فساد، مسدود نمودن روزنه هاي تبعیض، رانت خواري و جلوگیري از حاکم نمودن جو یأس و ناامیدي در کشور و رفع

 
مشکلات معیشتی تاکید می نماییم. 

6- ما ملت انقلابی و استکبارستیز ضمن حمایت از رویکرد جدید دولت بر ایجاد تعادل و توازن در تعامل با کشور ها و وقوف کامل به نقشه
هاي شوم شیطان بزرگ آمریکاي جنایتکار و آگاهی از جنگِ شناختی و رسانه اي دشمن، هرگونه مداخله و شبه افکنی و تخریب چهره نظام
مقدس جمهوري اسلامی را خیال خام دانسته و از پیشرفت ها و دستاورد هاي بزرگ در حوزه علم و فن آوري، نظامی، امنیتی و سیاسی

 
حمایت قاطع نموده و آمادگی خود را براي جان فشانی و دفاع در مقابل هرگونه تهدید احتمالی اعلام می نماییم. 

 
والسلام علیکم و رحمه االله و برکاته 

بیست و دوم بهمن 1400



باید در فولادشهر قرارگاه خدمت تشکیل شود

منبع: ربیعشماره خبر:  93  |  تاریخ: 1400/11/22

معاون وزیر راه و شهرسازي در بازدید از پروژه هاي شرکت عمران فولادشهر دستور تشکیل قرارگاه خدمت در این شهر را صادر کرد.
نوشته باید در فولادشهر قرارگاه خدمت تشکیل شود اولین بار در پایگاه خبري تحلیلی ربیع پدیدار شد.

معاون وزیر راه و شهرسازي در بازدید از پروژه هاي شرکت عمران
فولادشهر دستور تشکیل قرارگاه خدمت در این شهر را صادر کرد.

به گزارش پایگاه خبري "ربیع" معاون وزیر راه و شهرسازي در
بازدید از پروژه هاي شرکت عمران فولادشهر دستور تشکیل

 
قرارگاه خدمت در این شهر را صادر کرد. 

 علیرضا جعفري پس از بازدید میدانی از پروژه هاي شرکت عمران
در جلسه اي با حضور مسئولان شهرستانی گفت: بازدید امروز من
از فولادشهر و تشکیل این جلسه مقارن شده با شب 22 بهمن که

 
چهل و سومین سالروز پیروزي انقلاب اسلامی است و باید این تقارن را براي یک رویکرد جدید خدمت در فولادشهر به فال نیک بگیریم. 

مدیرعامل شهرهاي جدید کشور اظهار داشت: در بازدید از فولادشهر کمبودها را متوجه شدم اما معتقدم با توجه به وجود فرصت ها و منابع

 
خوبی که این شهر دارد میتوان این وضعیت را به خوبی مدیریت کرد و کمبودها را برطرف نماییم. 

وي تصریح کرد: در فولادشهر باید قرارگاه خدمت با حضور همه مسئولان شهر شکل بگیرد و در اولین قدم باید با نظر مدیران شهري سند

 
خدمت تدوین شود و شرکت عمران که منابع را در اختیار دارد باید دبیر این قرارگاه باشد. 

جعفري تشریح کرد: قرارگاه خدمت با فرماندهی فرماندار و بخشدار و با محوریت کمیته برنامه ریزي شهري که مسئولیتش با شهردار میباشد،
برنامه ریزي و پیش بینی لازم را براي رفع مشکلات موجود در سند خدمت ارائه دهد تا شرکت عمران براي تامین بودجه مورد نیاز اقدام

 
کند. 

معاون وزیر راه و شهرسازي ادامه داد: کمبودها و مشکلاتی که در فولادشهر مشاهده شد زیبنده این شهر که بیش از 50 سال از قدمت آن

 
میگذرد نیست و مردم باید شیرینی مدیریت انقلابی و همدلی مسئولان را درك کنند. 

وي افزود : هنر مدیریت استفاده درست و افزایش بهره وري است که باید به درستی در رفع مشکلات موجود به کار گرفته شود، ساخت بازار
ایرانی اسلامی، ساخت فرهنگسراي اقوام، ساخت ترمینال و میدان میوه و تره بار ، اصلاح ورودي شهر با معماري اسلامی، تدوین سند
راهبردي فرهنگی اجتماعی، توجه ویژه به حوزه اشتعالزایی و کارآفرینی، طرح بازآفرینی شهري و احیاي بافت فرسوده از جمله اقداماتی است

 
که باید به زودي در فولادشهر شاهد آن باشیم. 

مدیرعامل شهرهاي جدید کشور بیان داشت: از نظر ما امام جمعه فرمانده فرهنگی شهر است و رئیس دادگاه بخش به عنوان ناظر بر حُسن
عملکرد و برخورد با ترك فعل مدیران ماست و شهردار نیز براي اجراي برنامه هاي خود نباید کمبودي احساس کند زیرا هدفش خدمت به

 
مردم شهر است و خود را مکلف به تامین منابع مورد نیازش میدانیم. 

علیرضا جعفري در پایان تاکید کرد : همه این برنامه ها باید با قید فوریت در دستور کار قرار گیرد زیرا در نهضت ملی مسکن که برنامه اصلی
دولت است باید زیرساخت هاي لازم براي پذیرش جمعیت جدید در شهر فولادشهر پیش بینی و عملیاتی شود.



مصرف 23 میلیون متر مکعب سی. ان. جی در روز

منبع: فصل تجارتشماره خبر:  94  |  تاریخ: 1400/11/22

فصل تجارت - مدیر طرح سی ان جی شرکت ملی پخش فرآورده هاي نفتی از توزیع روزانه 23 میلیون مترمکعب گاز طبیعی فشرده
(سی ان جی) به بیش از 4 میلیون خودروي گازسوز و تبدیل بیش از 172 هزار خودروي عمومی به گازسوز در کشور خبر داد.

فصل تجارت - مدیر طرح سی ان جی شرکت ملی پخش
فرآورده هاي نفتی از توزیع روزانه 23 میلیون مترمکعب گاز
طبیعی فشرده (سی ان جی) به بیش از 4 میلیون خودروي
گازسوز و تبدیل بیش از 172 هزار خودروي عمومی به گازسوز

 
در کشور خبر داد. 

به گزارش فصل تجارت از وزارت نفت، «محمدحسین باقري»
اعلام کرد: تاکنون و از طریق مصوبه شوراي اقتصاد، بیش از
172 هزار و 250 خودروي عمومی در کشور تبدیل شده است

 
که با این تعداد، شمار خودروهاي گازسوز شده در کشور به بیش از 4 میلیون خودرو می رسد. 

وي افزود: این تعداد خودرو روزانه بیش از 23 میلیون مترمکعب گاز مصرف می کنند که به همین مقدار در مصرف بنزین در کشور نیز صرفه

 
جویی می شود. 

 
127 جایگاه در حال ساخت سی ان جی 

مدیر طرح سی ان جی شرکت ملی پخش فرآورده هاي نفتی درباره تعداد جایگاه هاي در حال ساخت سی ان جی در کشور گفت: در مجموع
در سال 1400، 24 جایگاه سی ان جی در کشور راه اندازي شده است که تعداد 13 باب دو منظوره و 11 باب تک منظوره بوده است و 127

 
جایگاه نیز در حال ساخت است که 68 باب آن دومنظوره و 59 باب آن تک منظوره است. 

باقري افزود: هم اکنون 2 هزار و 653 باب جایگاه سی ان جی در کشور فعال است که از این تعداد 1066 باب دومنظوره و تعداد یک هزار و

 
587 باب جایگاه تک منظوره است. 

 
تبدیل خودروهاي عمومی در 331 کارگاه پیمانکار 

وي با تأکید بر این که جایگزینی سی ان جی با بنزین در سبد سوخت بخش حمل ونقل سبک سبب افزایش صادرات بنزین و درآمدزایی
براي کشور می شود، تاکید کرد: هم اکنون تعداد پیمانکاران ما در حوزه تبدیل کارگاهی به هشت پیمانکار رسیده است و 331 کارگاه

 
پیمانکار نیز عملیات تبدیل خودروها در سراسر کشور را انجام می دهند. 

مدیر طرح سی ان جی شرکت ملی پخش فرآورده هاي نفتی بیان کرد: افزون بر خودورهاي عمومی شامل وانت بار و تاکسی مسافربر عمومی،
تاکسی هاي مسافربر اینترنتی نیز می توانند پس از معرفی از سوي نهادهاي مربوطه و ثبت اطلاعات در سامانه معرفی شده، از مزایاي طرح

 
گاز سوزکردن یارانه اي خودرو (پرداخت 20 درصد هزینه تبدیل) استفاده کنند. 

باقري با اشاره به این که قرارداد ما با پیمانکاران طرح تبدیل رایگان خودروهاي عمومی تا سال 1401 است، اما در صورت استقبال از طرح،
امکان تمدید آن وجود دارد، تأکید کرد: خودروهاي عمومی پرمصرف می توانند با مراجعه به سامانه یادشده و انجام فرآیند تبدیل ضمن صرفه

 
اقتصادي شخصی به اقتصاد ملی کشور نیز کمک کنند. 

 
دامنه و تنوع گسترده اشتغال زایی در صنعت سی ان جی 

وي با تأکید بر این که طرح توسعه صنعت سی ان جی یکی از بزرگترین پروژه ها و یا تنها پروژه در صنعت نفت است که علاوه بر بازگشت
سرمایه در حین اجرا، به سرعت به سوددهی رسیده است، گفت: این صنعت همچنین اشتغالزایی قابل ملاحظه اي را در حوزه ساخت جایگاه



 
(اپراتوران شاغل و تکنسین هاي تعمیر و نگه داشت) و شرکت هاي سازنده تجهیزات جایگاه ها در کشور به همراه داشته است. 

مدیر طرح سی ان جی فعالیت و کسب تجربه تعداد زیادي نیروي انسانی در کارگاه هاي نصب تا کارخانجات ساخت کیت و مخزن، حوزه
بازرسی و استاندارد (جایگاهی و کارگاهی) را از دیگر دستاوردهاي این صنعت در حوزه منابع انسانی خواند افزود: دامنه و تنوع شغل هاي

 
ایجاد شده در این صنعت در طول سال هاي اخیر، بسیار گسترده شده است. 

 
بومی سازي 100 درصدي در تجهیزات گازسوز خودروها 

باقري درباره توانمندي هاي کشور در حوزه ساخت و بومی سازي قطعات موردنیاز این صنعت گفت: تجهیزات قطعات گازسوز خودروها
صددرصد بومی سازي شده و در بخش جایگاهی نیز به جز بردهاي الکترونیک و قطعات خاص، بیش از 50 درصد از قطعات، بومی سازي

 
شده و ساخت داخل است. 

به گزارش فصل تجارت، صنعت سی ان جی در ایران در سال 79 پایه ریزي شد و در سال هاي بعد توسعه یافت، هم اکنون در بیش از 2
هزار و 500 جایگاه عرضه سی ان جی در کشور به طور میانگین روزانه 23 میلیون مترمکعب گاز طبیعی فشرده به بیش از 4 میلیون

 
خودروي گازسوز توزیع می شود. 

افزایش روزافزون تعداد خودروها و رشد شتابان مصرف سوخت در کشور، نیازمند مدیریت صحیح مصرف سوخت و حمل ونقل در کشور است
که افزایش سهم گاز طبیعی در سبد سوخت خودروها و تنوع بخشی به سبد سوخت در این میان نقشی موثر و راهگشا ایفا خواهد کرد.



به همت شرکت فولاد اکسین خوزستان انجام شد؛ امضاي تفاهم نامه سه جانبه به منظور فراهم کردن

لوله هاي مورد نیاز پروژه هاي نفت و گاز

منبع: امید خوزستانشماره خبر:  95  |  تاریخ: 1400/11/22

امید خوزستان: در سومین جشنواره ملی و نمایشگاه فولاد ایران تفاهم نامه سه جانبه بین شرکت هاي فولاد اکسین خوزستان، لوله
سازي اهواز و فولاد مبارکه اصفهان به منظور بومی سازي و تولید ورق هاي APL5LX65-Ms جهت فراهم کردن لوله هاي مورد

نیاز پروژه هاي نفت و گاز امضا شد. به گزارش روابط عمومی شرکت فولاد ...

امید خوزستان: در سومین جشنواره ملی و نمایشگاه فولاد
ایران تفاهم نامه سه جانبه بین شرکت هاي فولاد اکسین
خوزستان، لوله سازي اهواز و فولاد مبارکه اصفهان به منظور
بومی سازي و تولید ورق هاي APL5LX65-Ms جهت فراهم
کردن لوله هاي مورد نیاز پروژه هاي نفت و گاز امضا شد. به

 
گزارش روابط عمومی شرکت فولاد اکسین خوزستان، (...) 

امید خوزستان: در سومین جشنواره ملی و نمایشگاه فولاد
ایران تفاهم نامه سه جانبه بین شرکت هاي فولاد اکسین

خوزستان، لوله سازي اهواز و فولاد مبارکه اصفهان به منظور بومی سازي و تولید ورق هاي APL5LX65-Ms جهت فراهم کردن لوله هاي

 
مورد نیاز پروژه هاي نفت و گاز امضا شد. 

به گزارش روابط عمومی شرکت فولاد اکسین خوزستان، امروز سه شنبه 19 بهمن ماه تفاهم نامه سه جانبه بین شرکت هاي فولاد اکسین
خوزستان، لوله سازي اهواز و مجتمع فولاد مبارکه اصفهان به منظور بومی سازي و تولید ورق هاي APL5LX65-Ms از طریق تامین تختال

 
به ارزش 300 میلیون یورو امضا شد. 

این تفاهم نامه به همت شرکت فولاد اکسین خوزستان و با امضاي امین آسیابان مدیرعامل فولاد اکسین خوزستان جهت تولید ورق هاي
APL5LX65-Ms ، یاسر طیب نیا مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه به منظور تامین اسلب مورد نیاز این ورق ها و علی خنیفر مدیرعامل لوله

 
سازي اهواز جهت تبدیل این ورق هاي فولادي به لوله هاي انتقال نفت و گاز انجام شد. 

لازم بذکر ارزش این تفاهم نامه به ارزش 300 میلیون یورو از جمله تفاهم نامه هاي استراتژیک کشور بوده که با دانش متخصصان جوان

 
ایرانی رقم خورده است. 

از دیگر تفاهم نامه هاي سومین جشنواره ملی فولاد ایران به ساخت پمپ هاي پوسته زدا به ارزش 1.8 میلیون یورو، ساخت بازوهاي کوره
قوس الکتریکی به ارزش 1.2 میلیون یورو و پروژه تحقیقاتی، طراحی، ساخت و بومی سازي قالب مسی ریخته گري فولادسازي به ارزش 1.2

 
میلیون یورو میتوان اشاره نمود. 

این تفاهم نامه موفقیتی بزرگ براي شرکت هاي صنعتی، در راستاي حرکت به سوي اشتغال پایدار، توسعه صنعت و تامین نیاز کشور

 
محسوب می گردد. 



این تفاهم نامه به منظور فراهم کردن لوله هاي مورد نیاز پروژه هاي نفت و گاز در سومین جشنواره ملی و نمایشگاه فولاد ایران که در هتل

 
المپیک تهران برگزار می شود، به امضا رسید. 

توان اکسین در مورد تولید این ورق ها نقطه عطفی است براي صنعت فولاد کشور، شرکتی که بواسطه سیاست هاي گذشته از مسیر خود

 
خارج شده بود، امروز به عنوان سرآمد ترین صنعت فولاد کشور با همکاري فولاد مبارکه در تامین مواد اولیه نقش آفرینی می کند. 

این نمایشگاه با حمایت ایمیدرو و انجمن تولید کنندگان فولاد ایران از 19 تا 21 بهمن ماه و با محوریت نمایشگاه جامع ارائه فرصت هاي

 
بومی سازي و استفاده از فرصت هاي تولید داخل در حال برگزاري است. 

 
 -
-



راه خروج اقتصاد ایران از اوضاع بحرانی

منبع: بهار نیوزشماره خبر:  96  |  تاریخ: 1400/11/22

گروه اقتصادي: رییس اتاق بازرگانی ایران می گوید یکی از
اصلی ترین گزینه هاي پیش روي اقتصاد ایران در برون رفت از
شرایط فعلی، تولید فن آورانه و صادرات محور است.به گزارش
ایسنا، غلامحسین شافعی با اشاره به صحبت هاي اخیر مقام
معظم رهبري درباره تولید و بهبود شاخص هاي اقتصادي،
اظهار کرد: نکته اي که براي بنده به عنوان یک فعال اقتصادي
بخش خصوصی ارزنده بود، تعبیر ایشان از جایگاه کارآفرینان و
فعالان اقتصادي بود که آن ها را افسران جنگ اقتصادي

خواندند و ایستادگی تولیدکنندگان در مقابل دشمن را در واقع جهاد و از بزرگ ترین عبادت ها معرفی کردند. این اعتبار و جایگاهی که
ایشان براي فعالان اقتصادي و تولیدکنندگان داخلی قائل هستند، به جرات می توانم بگویم که در بین مسئولان اقتصادي کشور بی نظیر

 
است. 

وي ادامه داد: بخشی از موانعی که در حال حاضر پیش روي تولیدکنندگان و صادرکنندگان وجود دارد، ناشی از همین عدم همبستگی و باور
به ظرفیت ها و توانمندي هاي فعالان بخش خصوصی است که انشااالله با تاکیدات رهبري، این فضا بهبود پیدا کند. لذا امیدواریم که در انجام
اصلاحات اقتصادي، رویکردي اقناعی و مشارکت جویانه نسبت به مردم و بخش خصوصی دنبال شود. راه حل هاي گذشته پاسخگوي حل
مشکلات امروز کشور نیست و در حال حاضر اقتصاد کشور نیز دیگر فرصت و توان حرکت بر اساس آزمون وخطا را ندارد و باید بر اساس نظر

 
کارشناسان و متخصصان حوزه اقتصادي، ریل گذاري حرکت اقتصادي کشور را تغییر داد. 

رییس اتاق بازرگانی ایران با اشاره به برخی مشکلاتی که اقتصاد ایران در سال هاي گذشته با آن مواجه بوده، تصریح کرد: همان طور که در
صحبت هاي ایشان هم منعکس شده بود، به لحاظ شاخص هاي اقتصاد کلان، کشور به ویژه در دهه 90 از شرایط مطلوبی برخوردار نیست و
ما با مشکلاتی از قبیل تورم، بیکاري، فقر و نابرابري روبه رو هستیم و تنها راه عبور از این مشکلات و بهبود وضعیتی معیشتی و اقتصادي
مردم، تولید فناورانه صادرات محور و اشتغال آفرین است که طی سالیان اخیر مرتباً توسط مقام معظم رهبري به آن اشاره شده است و در

 
این جلسه نیز چندین بار مورد تاکید قرار گرفت. 

شافعی افزود: ما به عنوان بخش خصوصی امیدواریم که طبق صحبت هاي رهبري، قواي محترم سه گانه این سیاست را در اولویت اول خود
قرار دهند. به این معنا که هر اقدام و یا دستورالعملی که قرار است در هر کدام از قواي کشور به اجرا در بیاید با این اولویت سنجیده شده که
آیا در مسیر تولید صادراتی مانع ایجاد می کند یا این فعالیت ها را تسهیل می کند؟ آیا هزینه هاي تحمیلی به تولیدکنندگان و فعالان
اقتصادي را افزایش می دهد یا باعث کاهش آن می شود؟ آیا موجب افزایش قدرت رقابت پذیري کالاهاي صادراتی کشور می شود و یا خیر؟

 
آیا این سیاست در راستاي تقویت بخش خصوصی مولد عمل می کند یا خیر؟ 

وي با اشاره به برخی مشکلات تولیدکنندگان در اقتصاد ایران، گفت: براي نمونه یکی از مهم ترین مشکلات ساختاري اقتصاد ایرآن که فشار
سنگینی بر تولیدکنندگان تمامی حوزه ها وارد می کند، بی ثباتی محیط کلان اقتصاد ناشی از دو کانال جهش هاي نرخ قیمت ارز و صدور



قوانین و دستورالعمل هاي خلق الساعه است. این بی ثباتی، در عمل امکان هرگونه برنامه ریزي و سرمایه گذاري بلندمدت را از
تولیدکنندگان و فعالان اقتصادي بخش خصوصی سلب کرده است. لذا پیشنهاد بخش خصوصی به دولت در راستاي حمایت از تولید آن است
که اقدامات مبتنی بر پرهیز از شوك درمانی، ثبات بخشی به بازار ارز، کنترل تورم، احترام به حقوق مالکیت بخش خصوصی، تسهیل و ساده
سازي قوانین و مقررات و درنهایت مشارکت دادن ذینفعان بخش خصوصی و کارشناسان اقتصادي در فرآیندهاي تصمیم گیري اقتصادي را در

 
دستور کار قرار دهند. 

رییس اتاق بازرگانی ایران با اشاره به تحلیل هاي مقام معظم رهبري از مشکلات اقتصاد ایران، توضیح داد: ایشان روي دو مورد از مهم ترین
کانون هاي ناکارآمدي در نظام تصمیم گیري اقتصاد کشور دست گذاشته اند. بخش خصوصی همواره آسیب هایی از بی برنامگی سیاست
هاي اقتصادي دولت ها در گذشته متحمل شده است. شرایط سخت اقتصادي از قبیل تحریم ها، کرونا و تنگناهاي مالی دولت، منجر به آن
شده که سیاستمداران عموماً منافع بلندمدت کشور را به نفع ملاحظات کوتاه مدت و موقت قربانی کنند. خروجی چنین شیوه تصمیم گیري،
در قالب بی ثباتی و ناهماهنگی سیاست هاي اقتصادي دولت ها و هدر رفتن منابع و سرمایه هاي ملی و نادیده گرفته شدن اولویت هاي
توسعه اي کشور نمود پیدا کرده است. بنابراین با فرض رعایت الزامات و پیش نیازها و با کمک گرفتن از نخبگان اقتصادي و فعالان بخش
خصوصی و به دور از نگاه رانتی در طراحی این سند و همچنین پایبندي به اجراي کامل آن، این برنامه می تواند با روشن کردن اولویت هاي
صنعتی و پیش بینی پذیر کردن محیط اقتصادي کشور در بازه چندساله، قدمی بسیار مثبتی در راستاي بهبود فضاي فعالیت براي

 
تولیدکنندگان و فعالان اقتصادي بخش خصوصی ارزیابی شود. 

شافعی ادامه داد: در مورد محور دیگر یعنی مدیریت متمرکز و جامع در مسائل اقتصادي نیز، این مسئله یکی از مهم ترین مطالبات بخش
خصوصی طی سال هاي اخیر بوده است. به طوري که همواره فعالان اقتصادي کشور از تعدد مراکز تصمیم گیري و اتخاذ سیاست هاي
متفاوت و حتی بعضاً متضاد، توسط دستگاه هاي مختلف دچار آسیب شده اند. این عدم مدیریت متمرکز باعث شده است که از یکسو
محدودیت ها و شوك هاي آنی از طرف نهادهاي غیرمتخصص در امور اقتصادي به فعالان اقتصادي کشور وارد شود و از سوي دیگر هیچ نهاد
و سازمانی به صورت مشخص مسئولیت مشکلات موجود را به عهده نمی گیرد و فضا را براي فرار از بار مسئولیت فراهم کرده است. اتاق ایران
در قالب گزارش هاي خود بارها بر مسئله تعیین یک متولی واحد و تعریف مسئولیت ها و اختیارات متناسب با آن در حوزه هاي اقتصادي،

 
تاکید داشته است. 

وي خاطرنشان کرد: ایشان رمز موفقیت و مقابله با مشکلات در عرصه اقتصاد را حمایت از تولید فناورانه و صادراتی می دانند که توسط بخش
خصوصی انجام شود و براي دولت صرفاً نقش مدیریت، هدایت، نظارت و حمایت از تولید را در این زمینه قائل هستند. بنابراین برداشت ما این
است که هدف فوق محقق نخواهد شد مگر از کانال تقویت بخش خصوصی مولد. لذا اگر مسئولان اجرایی کشور واقعاً در پی عملی کردن
رهنمودهاي رهبري هستند باید به الزامات و پیش نیازهاي آن که عبارت است از ثبات بخشی به محیط کلان اقتصادي، تسهیل محیط کسب
وکار و کاهش هزینه هاي جانبی تحمیلی به تولیدکنندگان و صنعتگران، جامه عمل بپوشانند. در این راستا توجه به این نکته ضروري است
که ادبیات نظري بسیار گسترده اي در علم اقتصاد وجود دارد که صرفه هاي ناشی از مقیاس را رمز موفقیت و توسعه صنایع تولیدي قلمداد
می کند. بنابراین افزایش کیفیت محصولات تولیدي داخلی و توسعه صنعتی کشور از کانال گسترش بازارهاي هدف و یا به عبارت دیگر
افزایش صادرات صنعتی می گذرد. در واقع اگر نظام تصمیم گیري اقتصادي کشور هدف خود را در قالب توسعه صادرات صنعتی تعریف کند،
صنایع داخلی براي آنکه بتوانند سهمی از بازارهاي بین المللی را از آن خود کنند، به ناچار ملزم به افزایش ارتقاي فناوري تولید، بهبود بهره

وري و افزایش قدرت رقابت پذیري کالاهاي خود خواهند بود.



کدام استانها از یارانه دستمزد بیشتر استقبال کردند؟

منبع: خبرخودروشماره خبر:  97  |  تاریخ: 1400/11/22

تازه ترین گزارش اجراي طرح یارانه دستمزد نشان می دهد که استان خوزستان با ثبت بالاترین تعداد داوطلب و بنگاه پذیرنده،

 
بیشترین استقبال کارجویان و کارفرمایان از این طرح را به خود اختصاص داده است. 

به گزارش ایسنا، طرح یارانه دستمزد با هدف کاهش هزینه هاي بکارگماري نیروي کار جدید براي کارفرمایان و به منظور پایداري تولید،
حفظ اشتغال، افزایش فرصتهاي شغلی و حمایت از بنگاههاي خصوصی و تعاونی در کشور به اجرا درآمده و مناطق کم برخوردار از اشتغال و

 
بنگاههاي آسیب دیده از کرونا در اولویت اجراي این طرح قرار دارند. 

جامعه هدف این طرح را شغل اولی ها، فارغ التحصیلان و جوانان بیکار جویاي کار در مناطق محروم و کم برخوردار از اشتغال و همچنین

 
بنگاه هاي اقتصادي رسمی فعال در شهرستان هاي کم برخوردار تشکیل می دهند. 

بر اساس تازه ترین گزارش از طرح یارانه دستمزد، تاکنون 38 هزار و 976 نفر در این طرح ثبت نام کرده که از این تعداد 33 هزار و 115 نفر

 
موفق به انعقاد قرارداد کار شده اند؛ 6807 کارفرما نیز در این طرح مشارکت داشتند. 

بررسی توزیع جغرافیایی طرح گویاي آن است که خراسان شمالی با کمترین و خوزستان با بیشترین میزان استقبال از سوي کارجویان و
کارفرمایان روبه رو بوده اند.استانهاي مازندران و لرستان نیز بیشترین تعداد ثبت نام و قرارداد منعقده را بعد از خوزستان به خود اختصاص

 
داده اند. 

شرایط بهره مندي از مزایاي طرح به این نحو است که داوطلبان و جویندگان کار باید مدرك تحصیلی دیپلم و بالاتر داشته باشند و سن آنها

 
از 37 سال تمام بیشتر نباشد؛ شرط سنی براي زنان سرپرست خانوار جوینده کار هم تا سقف 45 سال اعلام شده است. 

آن دسته کارفرمایانی که فارغ التحصیلان دانشگاهی را در کارگاهها و واحدهاي خود به کار گیرند از 30 درصد حداقل دستمزد مصوب
شوراي عالی کار به عنوان یارانه بهره مند می شوند و این یارانه از طرف دولت به مدت یکسال به کارفرمایانی که شغل اولی ها را جذب کنند،

 
پرداخت می شود. 

به گزارش ایسنا، متقاضیان و کارفرمایان براي بهره مندي از مزایاي این طرح و دریافت یارانه دستمزد می توانند به سامانه

 
https://pyd.mcls.gov.ir وزارت کار مراجعه و ثبت نام کنند. 





نظام بانکی تحریم ها را مدیریت کرد

نظام بانکی تحریم ها را مدیریت کرد

منبع: روزنامه تجارتشماره خبر:  98  |  تاریخ: 1400/11/22

براي مرور دستاوردهاي نظام بانکی پس از پیروزي انقلاب اسلامی فارس با حجت اله صیدي، مدیرعامل بانک صادرات ایران به گفت وگو
نشسته است. حجت اله صیدي از تحول نظام بانکی در سال هاي پس از پیروزي انقلاب می گوید که تصویب «قانون عملیات بانکداري بدون
ربا» به عنوان چارچوبی مترقی، سرآغازي بر آن بود. در گام بعد، تقویت مزیت هاي نسبی کشور و تأمین مالی صنایعی از قبیل فولاد، سیمان،
مواد غذایی، نفت، گاز و پتروشیمی قرار داشت که به استقلال اقتصادي به عنوان ساحتی از استقلال در مفهوم انقلابی و همه جانبه آن یاري
رساند؛ مسیري که هر چند با موانعی چون جنگ تحمیلی و تحریم هاي ظالمانه مواجه بود، اما با اصلاح ساختار و ارتقاي استانداردهاي نظام
بانکی و استفاده حداکثري از فناوري هاي نوین طی شد. او چشم انداز پیش روي نظام بانکی را که در افق گام دوم انقلاب معنا می یابد، با دو
مفهوم حمایت از تولید و گسترش عدالت اجتماعی همساز می انگارد؛ دو مفهومی که بانک صادرات ایران با توجه به حضور همیشگی در متن
مردم براي هریک طرح ها و محصولاتی نو عرضه داشته و بر آن است که علاوه بر اصالت عدالت به عنوان یکی از اصلی ترین آرمان ها، تأمین

 
مالی مردم کم برخودار و کم درآمد کمک می کند تا پیشرفت اقتصادي نیز بهتر و سریع تر در دسترس قرار گیرد. 

فارس: نظام بانکی ما پس از پیروزي انقلاب اسلامی تا چه حد متحول شد و چقدر توانست با اهداف و آرمان هاي انقلاب همسو و منطبق

 
شود؟ 

صیدي: انقلاب اسلامی مبتنی بر آموزه ها و اصول دین مبین اسلام و شعارهاي کلیدي آن استقلال، آزادي و جمهوري اسلامی بود. طبیعی
است که بعد از پیروزي انقلاب و برقراري نظام جمهوري اسلامی که مؤلفه ها و تعاریف خود را دارد و تدوین قانون اساسی، نظام بانکی نیز
باید دچار تحول می شد و از انقلاب تأثیر می پذیرفت. یکی از مهمترین کارهایی که در همان سال هاي اول استقرار نظام جمهوري اسلامی
اتفاق افتاد، این بود که فقها با کار ویژه و منسجم در خصوص عقود اسلامی، قانون عملیات بانکداري بدون ربا را تدوین کردند که در سال 62

 
تصویب شد. 

در اسلام و اقتصاد اسلامی چند مفهوم خیلی برجسته است و وقتی به قانون عملیات بانکی بدون ربا می نگریم، متوجه می شویم که توجه
خوبی به آنها شده است. یکی از این مفاهیم محاسبه سود واقعی و دیگري توزیع عادلانه سود است. در عملیات بانکی بدون ربا اولین نکته در
محاسبه سود واقعی این است که وقتی وجهی به یک فعالیت اقتصادي تخصیص پیدا می کند تا سودي حاصل شود، آن عملیات باید واقعی
باشد. دوم این که این سود بین شرکا یا افراد درگیر در آن فعالیت اقتصادي به صورت عادلانه توزیع شود. (می دانیم که عادلانه به معنی
مساوي نیست). این امر در قالب عقود معین محقق می شود که طرف هاي عقد ممکن است بانک و عامل (انجام دهنده فعالیت اقتصادي) یا
دو شریک باشند. مضاربه، مساقات، مرابحه و مشارکت از جمله این عقود هستند. با این که هر متن قانونی قابل نقد است، اما من این قانون را
قانون بسیار پیشرفته اي می دانم. یکی از نشانه هاي آن هم این است که تا امروز که بیش از 38 سال از جاري شدن قانون عملیات بانکی

 
بدون ربا می گذرد، نیازي به تغییر آن احساس نشده است. این قانون بحمداالله یکی از ثمرات انقلاب بود. 

فارس: یکی از مهمترین شعارهاي انقلاب اسلامی، استقلال بود. بانک ها براي کاهش وابستگی و افزایش خوداتکایی کشور در این بیش از

 
چهاردهه چه نقشی ایفا کردند و در دستیابی به آن چقدر موفق بودند؟ 

صیدي: بحث استقلال براي جمهوري اسلامی خیلی مهم است و بانک ها هم باید در همین مسیر حرکت کنند. در این بحث استقلال را در



حوزه اقتصاد در نظر می گیریم، اگرچه می توان در حوزه سیاست و فرهنگ و سایر حوزه ها هم به طور مبسوط گفت وگو کرد؛ اما از آنجایی
که در حوزه بانکداري بحث می کنیم، استقلال اقتصادي را مدنظر داریم. براي دستیابی به استقلال اقتصادي، لازم بود که زیرساخت هاي
کشور محکم شوند و براي این که کشور روي پاي خود بایستد، شاخص ها در حوزه اقتصاد کلان بهبود پیدا کند. باید از مزیت هاي نسبی
کشور استفاده و آنها را تقویت می کردیم و این ها نیاز به تأمین مالی داشت که نظام بانکی باید انجام می داد. به جاي این که خام فروشی
کنیم، باید به سمت ایجاد ارزش افزوده در معادن و ذخایر کشور می رفتیم. در فولاد کارهاي بزرگی شد؛ مثل فولاد مبارکه، فولاد خوزستان و
فولاد خراسان. الحمدالله الان در استان هرمزگان چند طرح بزرگ فولادي داریم که چند تا از آنها به بهره برداري رسیده است. براي این که
زنجیره فولاد تکمیل شود، باید از معادن، سنگ آهن استخراج می شد و فرآیند تبدیل به شمش فولادي را طی می کرد. بنابراین کارخانه
هاي آهن اسفنجی، گندله سازي، کنسانتره و امثال اینها ایجاد شد که این فعالیت ها نیاز به تأمین مالی داشت. بعد از آن به جاي واردات

 
ورق آهن از کره و روسیه براي تولید خودرو، تجهیزات و ماشین آلات، بانک ها کارخانه هاي فولاد را تأمین مالی کردند. 

اوائل انقلاب تولید سیمان کشور در حداقل میزان بود و در دهه 70 لازم بود به 56 تا 70 میلیون تن و تا امروز به 80 میلیون تن برسد که
تقریباً محقق شده است. کارخانه هاي سیمان با تأمین مالی بخش بانکی ایجاد شدند. در مواد غذایی خیلی مشکل داشتیم. حتی پنیر را از
دانمارك وارد می کردیم. وقتی جمعیت زیاد می شود، شیوه هاي سنتی تولید روستایی و خانگی براي جمعیت 50 تا 80 میلیونی جوابگو
نیست و انواع لبنیات باید به شیوه صنعتی تولید شود. بنابراین لازم بود شرکت هاي لبنی بزرگ تأسیس شود یا شرکت هاي موجود بزرگتر
شوند. نظام بانکی به داد اینها رسید و در حال حاضر کشور تولیدکننده و صادر کننده انواع محصولات لبنی است که نقش نظام بانکی را در

 
این بخش برجسته می کند. 

 
فارس: در حوزه تأمین مالی مزیت نسبی کشور یعنی نفت و گاز و پتروشیمی چطور؟ 

صیدي: در این حوزه روشن است که هم اکتشاف باید صورت می گرفت و هم حفاري و استخراج. بعد از تکمیل فرآیندها باید به جاي صادرات
نفت خام و گاز، آنها را به فرآورده هاي بالادستی و پایین دستی و محصول نهایی تبدیل می کردیم. بنابراین ابتدا پالایشگاه ها و بعد شرکت
هاي پتروشیمی ایجاد شدند. پارس جنوبی در عسلویه اوج این کار بود. تأمین مالی این بخش را هم نظام بانکی به عهده گرفت و این پیشرفت

 
ها باعث شد که کشور در تحقق استقلال جلو برود. 

 
فارس: آیا از منظر نظام بانکی، شاخصی براي سنجش این کاهش وابستگی و تحقق مفهوم استقلال اقتصادي وجود دارد؟ 

صیدي: استقلال یک مفهوم نسبی است و مطلق نیست که با تعیین یک عدد بتوان تشخیص داد. در همه جاي دنیا مزیت نسبی برقرار است.
در ایران هم نظام بانکی به این روند کمک کرد و به جاي واردات محصولات متنوع، خودمان تولید کردیم و الان صادرکننده خیلی از
محصولات نهایی هستیم. زمانی گاز، ماده خام محسوب می شد و متانول محصول؛ اما در حال حاضر متانول فروشی هم خام فروشی است و
باید آن را به یک محصول نهایی تبدیل کنیم. اتیلن و حتی پلی اتیلن را هم باید به سمت محصولات پایین دستی ببریم. در بخش هاي دیگر
این صنعت هم به جاي این که قطعات مختلف لوازم خانگی و خودرو را وارد کنیم، از محصولات متنوع پتروشیمی مختلف استفاده می شود.

 
این نقش نظام بانکی بود در تحقق شعار استقلال. 

فارس: اگر بخواهید در چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی، از چند دستاورد اصلی نظام بانکی براي مردم نام ببرید، به چه مواردي

 
اشاره می کنید؟ 

صیدي: دستاوردهاي نظام بانکی همین هاست. منبع اصلی بخش مهمی از تولید ناخالص داخلی که توسط کارخانجات و خدمات تامین می
شود، نظام بانکی است. تحولات زیادي هم در درون نظام بانکی اتفاق افتاده که از جمله آنها می توان به فناوري اطلاعات اشاره کرد. نظام
بانکی با این فناوري توانست روي پاي خودش بایستد. بانکداران خودشان برنامه نوشتند و نرم افزار تهیه کردند. در حال حاضر 80 میلیون نفر
جمعیت داریم. نزدیک به 200 میلیون کارت بانکی در دست مردم است و با این که زمان استاندارد متوسط نقل و انتقال تراکنش هاي بانکی



در دنیا هشت ثانیه است، در ایران این زمان کمتر است و حتی برخی اوقات پیامک انتقال وجه پس از دو ثانیه دریافت می شود. اینها

 
دستاوردهاي داخلی نظام بانکی در حوزه اصلاح ساختارهاست. 

پس از انقلاب اسلامی در نظام بانکی دو اتفاق مهم رخ داد؛ یکی عرضه سهام برخی بانک هاي بزرگ دولتی مانند بانک صادرات ایران، ملت و
تجارت در بورس و دیگري تأسیس بانک هاي خصوصی و این هر دو در نظام بانکی تحول آفرید. الحمدالله امروز چند بانک خصوصی قوي در
کشور داریم که پا به پاي بانک هاي دولتی و بورسی در حال فعالیت هستند. عمده این بانک ها به بورس وارد شدند و این موضوع باعث
شفافیت بیشتر شد. وقتی شرکتی را بورسی می کنیم، دو اتفاق می افتد؛ یکی شفافیت و دیگري افزایش پاسخگویی. اصولاً وقتی از نظام
جمهوري صحبت می کنیم، مردم سالاري و پاسخ خواهی مردم مطرح می شود و دولت باید پاسخگو باشد. بورسی کردن بانک ها و شرکت ها

 
موجب شد تا پاسخگویی در سطح بهتري قرار گیرد و کیفیت آن بالا برود. 

فارس: مدتی کوتاه پس از پیروزي انقلاب جنگ آغاز شد. نظام بانکی و از جمله بانک صادرات ایران در مواجهه با جنگ تحمیلی و پس از آن
تحریم هاي ظالمانه چه واکنش هایی از خود نشان داد، چطور به مقاوم سازي اقتصاد در برابر این تهاجمات کمک کرد و به چه نتایجی

 
رسید؟ 

صیدي: دشمن فهمیده بود که ضربه به کشور را از کجا آغاز کند. از همان ابتداي انقلاب دیدیم که از طریق گروهک ها از جمله منافقین
سعی داشت کشور را به هم بریزد و مغزهاي متفکر نظام را یکی پس از دیگري از میان بردارد تا به اهدافش برسد. موفقیت هاي انقلاب براي
دو گروه هزینه داشت. یکی براي ابرقدرت ها و استکبار جهانی و دیگري براي حکام مرتجع برخی کشورهاي منطقه که بیداري اسلامی رفته
رفته آنها را از پاسخگویی به ملت هایشان ناگزیر می کرد. اینها نمی خواستند مردم ایران و دیگر ملت ها به این بینش برسند. به همین دلیل
ترور و انفجار و ناآرامی و بلافاصله در پی آن هشت سال دفاع مقدس اتفاق افتاد و همه دنیا پشت سر عراق قرار گرفت تا زیرساخت هاي ایران
را تخریب کند. با این همه در دفاع مقدس اولاً ایران نگذاشت یک وجب از خاك کشور از دست برود و سرافراز از جنگ بیرون آمد و ثانیاً
بلافاصله همت کرد به آبادانی کشور، ساختن خرابی هاي ناشی از جنگ و سرمایه گذاري. عسلویه آغاز شد. افزایش ظرفیت سیمان،
پتروشیمی، مواد غذایی، نساجی و فولاد شروع شد. دشمنان براي ضربه زدن به این تحولات و پیشرفت، تحریم ها را آغاز کردند. دریافتند که
اگر نظام دریافت و پرداخت را فلج کنند، سیمان، خودروسازي و سایر صنایع هم نمی توانند به فعالیت خود ادامه دهند. از این رو تحریم نظام

 
بانکی خیلی زودتر از سایر تحریم ها آغاز شد. 

در مورد تحریم ها دو منبع مهم وجود دارد که یکی کتاب «جنگ خزانه داري» نوشته معاون خزانه داري آمریکا در زمان جورج بوش و
دیگري کتاب «هنر تحریم ها»ست که توسط ریچارد نفیو نوشته شده است. در کتاب جنگ خزانه داري به صراحت تحریم نظام بانکی مورد
اشاره قرار گرفته و حتی چند سطر هم در خصوص تحریم بانک صادرات ایران نوشته شده است. نظام بانکی کشور تحریم را با همه سختی
اش توانست مدیریت کند. این تحریم ها در سال 2010 به اوج خود رسید. سوئیفت بسته و نقل و انتقالات محدود شد. پیشتر هم معامله با
دلار محدود شده بود. نظام بانکی اما با تمام سختی ها توانست دوام بیاورد و به فعالیت خود ادامه دهد. بانک صادرات ایران با توجه به این که
بیشترین تعداد شعب خارجی را در دنیا دارد، قطعا باید بیشتر ضربه می دید؛ اما در مقابل تدابیري را به کار بست و الحمدالله تاکنون موفق

 
شده به فعالیت و خدمت رسانی و تزریق پول به اقتصاد ادامه دهد. 

با اصلاح ساختاري که از چهار سال پیش آغاز شد، ساختار مالی بانک بهتر شد. بانکی که در سال 96 روزانه 10 میلیارد تومان زیان می داد و
نزدیک به 5/7 هزار میلیارد تومان زیان انباشته داشت، در حال حاضر بانک سوددهی شده، زیان انباشته خود را پوشش داده است و پروژه

 
هاي داخلی و خارجی را تأمین مالی می کند. اینها برخی از دستاوردهاي نظام بانکی در چهل و سه سال گذشته است. 

 
فارس: به نظرتان براي پایداري و افزایش این دستاوردها چه باید کرد؟ 

صیدي: دو نکته بسیار اهمیت دارد. یکی حمایت از تولید است. هرچه قدر از تولید حمایت کنیم، تولید ناخالص داخلی (مجموعه کالا و



خدماتی که در یک سال تولید می شود) بالا می رود که در بانک صادرات ایران این امر در اولویت قرار دارد و تلاش شده متناسب با منویات
مقام معظم رهبري که در سال هاي اخیر، همه ساله ابعاد مختلف تولید را مورد نظر قرار داده و ابلاغ فرموده اند، اقدامات خود را سامان دهد

 
و با طرح هاي طروت، محیا، کارا و محصولات مختلف بانکی براي تحقق این اهداف قدم هاي بزرگی بردارد. 

در کنار رونق تولید، فقرزدایی مطرح است. می دانید که تحقیقات و نظریه هاي توسعه اقتصادي نهایتاً به دو راهی توسعه و عدالت می رسد.
حتی برخی طرفداران یک نظریه افراطی معتقدند ایرادي ندارد برخی زیر چرخ هاي توسعه له شوند. البته معلوم است در چنین شرایطی
مردم فقیر له خواهند شد. زمانی که کارخانجات و برج ها ایجاد شود، دهک هاي اول فقیرتر می شوند و گاهی از بین می روند و این دسته از
توسعه گراها هم به آن اعتنایی ندارند؛ اما جمهوري اسلامی همواره توسعه را در کنار عدالت دیده و نه فقط اجازه نداده دهک هاي اول و دوم
له شوند، بلکه تلاش کرده از رفاهی حداقلی برخوردار باشند. تأمین مالی این طبقات در نظام بانکی یک ارزش است و مورد توجه قرار دارد.
ارزش و اهمیت این موضوع در بانک صادرات ایران به مراتب بیشتر است؛ چراکه بانک صادرات ایران یک بانک مردمی است و از زمان تأسیس
در 70 سال پیش در متن جامعه قرار داشته است. در همه شهرها و بخش ها و حتی مناطق دورافتاده شعبه تأسیس کرده است. این بانک
حتماً تسهیلات بخش هاي آسیب پذیر، اشتغال، کارآفرینی و ازدواج و اخیراً پرداخت وام بدون ضامن را با جدیت در دستور کار خود دارد. در
دوسال اخیر شیوع بیماري کرونا باعث شد تا کسب و کارها آسیب ببینند و درآمد و اشتغال مردم با مشکل مواجه شود. در چنین شرایطی
وام ودیعه مسکن تعریف شد. اینها بخشی از مأموریت هاي اجتماعی بانک صادرات ایران است. باید بدانیم که بدون وجود نشاط و گسترش
فقر در جامعه امکان توسعه وجود ندارد. مگر می شود در یک جامعه فقیر و بدون نشاط به فکر توسعه بود؟ بنابراین تأمین مالی مردم کم
برخودار و کم درآمد کمک می کند تا جامعه زنده تر باشد و بهتر بتوان توسعه ایجاد کرد و این مهم در کارنامه شبکه بانکی و از جمله بانک

صادرات ایران نمره قابل قبولی دارد.



جواد اوجی

برنامه وزارت نفت براي کاهش خام فروشی/ پالایشگاه نفت بوشهر سال آینده به

بهره برداري می رسد

منبع: خبرگزاري صنایعشماره خبر:  99  |  تاریخ: 1400/11/22

 
وزیر نفت: 

 
برنامه وزارت نفت براي کاهش خام فروشی/ پالایشگاه نفت بوشهر سال آینده به بهره برداري می رسد 

 
وزیر نفت ضمن اشاره به برنامه وزارت نفت براي کاهش خام فروشی از به بهره برداري رسیدن پالایشگاه نفت بوشهر در سال آینده خبر داد. 

 
وزیر نفت ضمن اشاره به برنامه وزارت نفت براي کاهش خام فروشی از به بهره برداري رسیدن پالایشگاه نفت بوشهر در سال آینده خبر داد. 

 
سرمایه گذاري و توسعه در صنعت نفت مهم ترین اولویت هاي دولت سیزدهم 

به گزارش صنایع، جواد اوجی با بیان اینکه سرمایه گذاري و توسعه در صنعت نفت با توجه به ذخایر عظیم نفت و گاز در کشور از مهمترین

 
برنامه ها و اولویت هاي دولت سیزدهم به شمار می آید، اظهار داشت: 

در ماه هاي آینده سقف تولید نفت و گاز افزایش چشمگیري می یابد اما براي جلوگیري از خام فروشی براي احداث واحدهاي

 
پتروپالایشگاهی برنامه ریزي هاي خوبی شده است. 

تا سه سال آینده پالایشگاهها هم از لحاظ کمی و هم کیفی رشد قابل توجهی خواهد داشت و این اقدامات علاوه بر کاهش خام فروشی نفت و

 
افزایش تولید محصولات پتروشیمی به افزایش اشتغال زایی نیز کمک شایانی خواهد کرد. 

تلاش ما بر این است که وابستگی بودجه کشور را به نفت کاهش دهیم و نفت خام را در پالایشگاه ها به فراورده هاي نفتی تبدیل کنیم که

 
ارزش افزوده چندین برابري براي کشور خواهد داشت. 

 
برنامه هاي مهم وزارت نفت براي تامین نیاز داخلی به انرژي و سوخت 

 
وي به اقدامات و برنامه هاي مهم وزارت نفت براي تامین نیاز داخلی به انرژي و سوخت اشاره کرد و افزود: 

 
با اقدامات صورت گرفته در زمستان امسال با وجود سرماي شدید نیاز داخلی مردم و صنایع به سوخت و انرژي تامین شد. 

 
توجه به مناطق کم برخوردار با توسعه پالایشگاهها از دیگر برنامه هاي وزارت نفت به شمار می آید. 

یک ماه پیش اولین پالایشگاه نفت فوق سنگین با ظرفیت 35 هزار بشکه در روز به بهره برداري رسید و سال آینده نیز پالایشگاه نفت بوشهر

 
با ظرفیت تبدیل 68 هزار بشکه در روز به بهره برداري خواهد رسید. 



طی 4 سال آینده ظرفیت تولید پالایشگاه هاي کشور به بیش از یک میلیون و 460 هزار بشکه در روز خواهد رسید که تحول بزرگی را در
صنعت نفت کشور ایجاد خواهد کرد.



صادرات خدمات فنی و مهندسی

دولت در اعمال به موقع و موثر مشوق هاي صادراتی خدمات فنی و مهندسی توجه

کند/ سقوط آزاد صادرات خدمات فنی و مهندسی در یک دهه اخیر

منبع: خبرگزاري صنایعشماره خبر:  100  |  تاریخ: 1400/11/22

 
نایب رئیس کمیسیون احداث، خدمات فنی و مهندسی اتاق ایران: 

دولت در اعمال به موقع و موثر مشوق هاي صادراتی خدمات فنی و مهندسی توجه کند/ سقوط آزاد صادرات خدمات فنی و مهندسی در یک

 
دهه اخیر 

نایب رئیس کمیسیون احداث، خدمات فنی و مهندسی اتاق ایران بر ضرورت توجه دولت در اعمال به موقع و موثر مشوق هاي صادراتی

 
خدمات فنی و مهندسی تاکید کرد. 

نایب رئیس کمیسیون احداث، خدمات فنی و مهندسی اتاق ایران بر ضرورت توجه دولت در اعمال به موقع و موثر مشوق هاي صادراتی

 
خدمات فنی و مهندسی تاکید کرد. 

 
سیر صادرات خدمات فنی و مهندسی در کشور 

 
به گزارش صنایع، سادینا آبایی درباره سیر صادرات خدمات فنی و مهندسی در کشور، بیان کرد: 

حدود سه دهه پیش با بالا رفتن توان مهندسی کشور نسبت به نیاز داخلی، دولت مردان به این باور رسیدند که باید صادراتی در حوزه هایی
نظیر راه و ساختمان، نیروگاه سازي، خطوط انتقال آب، نفت، گاز، پروژه هاي نفتی و پالایشگاهی، سدسازي، فناوري اطلاعات و غیره را نیز به

 
رسمیت بشناسند و حتی براي آن مشوق در نظر بگیرند. 

این مهم موجب شد که حاکمیت ظرفیت صادرات سالانه 25 میلیارد دلاري براي خدمات فنی و مهندسی قائل شود، ظرفیتی که علاوه بر

 
توسعه حوزه کالایی، قادر به اشتغال زایی، رشد اقتصادي و بهبود تراز تجاري براي کشور باشد. 

 
نزولی شدن صادرات خدمات فنی و مهندسی بعد از رکورد سال 1390 

 
وي در ادامه افزود: 

بر این اساس رشد سالانه نزدیک به 40 درصدي صادرات خدمات فنی و مهندسی که گفته می  شد می  تواند جایگزینی شایسته براي نفت و
مسیري امن براي خلاص شدن دخل و خرج کشور از تبعات نیم قرن اخیر دلارهاي نفتی باشد، از اواخر دهه 80 شمسی به مدد پشتیبانی  ها
و جوایز آغاز شد و حتی در سال 1390 رکورد 5 میلیارد دلار در سال را هم شکست اما نقطه افول صادرات خدمات فنی و مهندسی نیز دقیقا
از همان جا آغاز شد تا اینکه صادرات این خدمات با کاهشی 10 درصدي در هر سال، در سال 99 به کمتر از 500 میلیون دلار رسید و این

 
یعنی آن شروع باشکوه و مقتدرانه، با کاهشی 90 درصدي در 10 سال، امروز به حسرت و ناکامی بزرگی تبدیل شده است. 

این در حالی است که کشور ترکیه در همسایگی ما و با وجود توان کمتر در خدمات فنی و مهندسی، سالانه 35 میلیارد دلار از این محل



 
درآمد ارزي کسب می  کند. 

 
درآمد 35 میلیارد دلاري ترکیه از صادرات خدمات فنی و مهندسی 

نایب رئیس کمیسیون احداث، خدمات فنی و مهندسی اتاق ایران با اشاره به بازار هدف صدور خدمات فنی و مهندسی شرکت هاي ایرانی،

 
اظهار داشت: 

کشورهاي همجوار نظیر افغانستان، عراق، ارمنستان، ترکمنستان، قزاقستان، آذربایجان و کشورهاي در حال توسعه آفریقایی بازار هدف صدور
خدمات فنی و مهندسی شرکت هاي ایرانی است و با وجود افت 90 درصدي صادرات خدمات فنی و مهندسی در 10 سال گذشته، اندیشه
فنی و مهندسیِ ایرانی ها در کشورهاي عربی، حاشیه خلیج فارس، آمریکاي مرکزي، لاتین و شمالی هم حضور خوبی دارند و حتی در دانش
(تبدیل گاز طبیعی به مایع) که تنها 3 کشور در جهان از این دانش برخوردارند، ایران در کنار ساسول اسپانیا و شل انگلیس و هلند قرار می-

 
گیرد. 

کشورهایی نظیر عمان و قطر هم بازارهاي پرجاذبه  اي براي صدور خدمات فنی و مهندسی ایران به شمار می روند و کارشناسان از عضویت
رسمی ایران در سازمان همکاري هاي شانگهاي نیز که اخیرا محقق شد به عنوان الگویی موفق در همکاري منطقه اي و فرصتی طلایی براي

 
توسعه صدور این خدمات یاد می  کنند. 

 
از نیاز قطر به خدمات فنی و مهندسی غافل ماندیم 

 
آبایی در ادامه افزود: 

نکته  اي که در این میان نباید از ذهن دور بماند اینکه ایران از ظرفیتی مانند کشور قطر که از چند سال پیش به این سو میزبانی  اش براي
جام جهانی 2022 فوتبال محرز بود و گفته می  شود حداقل 100 میلیارد دلار براي انجام پروژه  هاي زیربنایی (در حوزه  هاي تولید انرژي،
تصفیه آب، زیرساخت  هاي اجتماعی و ساخت و ساز) اختصاص داده و در حوزه حمل و نقل هم سرشار از فرصتهاي تازه براي شرکت هاي
ایرانی است، بهره آن چنانی نبرده است آن هم در شرایطی که دو کشور به واسطه سپري کردن شرایط سخت اقتصادي ناشی از تحریم  هاي

 
آمریکا (براي ایران) و تحریم کشور هاي عربی ( براي قطر) اشتراکات زیادي داشتند و دارند. 

در شرایطی که امروز شخص رئیس جمهور معتقد است سهم صادرات ایران به کشورهاي منطقه نباید 2 درصد باشد و لازم است با اقدامی به
تعبیر ایشان جهادي و سریع، این رقم از 20 میلیارد دلار به 40 تا 50 میلیارد دلار برسد، ذکر چند نکته ضروري است تا بدین ترتیب حضور

مقتدرانه و قاطعانه شرکت هاي مستعد و پرظرفیت ایرانی در حوزه خدمات فنی و مهندسی بار دیگر در بازارهاي بین المللی به ثبت برسد.



گسترش خدمت رسانی و ارتقاي شاخص هاي عملکردي وزارت کار در مسیر گام دوم انقلاب

منبع: تحلیل بازارشماره خبر:  101  |  تاریخ: 1400/11/22

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در پیامی چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب شکوهمند اسلامی را به ملت شریف ایران خصوصاً
جامعه کارگران، کارفرمایان، بازنشستگان و تعاونگران تبریک گفت.

 وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی تاکید کرد گسترش خدمت

 
رسانی و ارتقاي شاخص هاي عملکردي وزارت کار در مسیر گام دوم انقلاب 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در پیامی چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب شکوهمند اسلامی را به ملت شریف ایران خصوصاً جامعه

 
کارگران، کارفرمایان، بازنشستگان و تعاونگران تبریک گفت. 

 
 

به گزارش بازار، حجت االله عبدالملکی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در پیامی چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب شکوهمند اسلامی را

 
به ملت شریف ایران خصوصاً جامعه کارگران، کارفرمایان، بازنشستگان و تعاونگران تبریک گفت. 

در این پیام آمده است: یوم االله 22 بهمن قاموس بلندي از آرزوي دیرین یک ملت در مبارزه با استبداد رژیم پوشالی پهلوي و یادآور آن
چیزي است که امام راحل مان برایمان به ارمغان آورد. استقلال، آزادي و جمهوري اسلامی این هدیه الهی و ره آورد مجاهدت پیشگامان

 
نهضت مردمی در 22 بهمن 1357؛ 

بی تردید 22 بهمن مظهر وحدت، همدلی و سرآغاز پی افکندن جامعه اي است که با مبارزات حق طلبانه زیباترین کنش دوران را بر مبناي

 
اخلاق و ارزش هاي انسانی و اسلامی خلق کرد و اراده ملت، تعیین کننده و تضمین گر همه ارکان حاکمیت شد. 

امروز نیز ملت ایران یکپارچه تحت راهبري هاي داهیانه و حکیمانه رهبر معظم انقلاب مدظله العالی و همان گونه که در بیانیه گام دوم
انقلاب بیان فرمودند : "انقلاب اسلامی پس از نظام سازي، به رکود و خموشی دچار نشده و نمی شود و میان جوشش انقلابی و نظم سیاسی
و اجتماعی تضاد و ناسازگاري نمی بیند ... برهمین اساس نیز همچنان استوار و پابرجا به پیش می رود و هیچ چیز نمی تواند در این انسجام

 
و یکپارچگی خللی وارد کند. 



مجموعه وزارت مردم نیز تلاش می کند همسو با گفتمان حضرت امام راحل عظیم الشان و منویات مقام معظم رهبري و در اجراي بیانیه گام
دوم انقلاب اسلامی به عنوان تجدید مطلعی که براي «دومین مرحله ي خودسازي، جامعه پردازي و تمدن سازي» خواهد بود با روحیه
جهادي در مسیر خدمات رسانی به آحاد ملت شریف ایران اسلامی قرار گرفته و امروز در سالروز پیروزي انقلاب شکوهمند اسلامی با افتخار
اعلام می کند ارتقاي شاخص هاي کمی و کیفی عملکردها و دستاوردهاي حوزه تعاون، کار و رفاه اجتماعی و آغاز چهار کلان پروژه شامل
ساماندهی صندوق هاي بازنشستگی و تأمین اجتماعی، اصلاح نظام مدیریتی شرکت هاي تابعه، شاخص هاي بررسی عملکرد دستگاه هاي
اجرایی در حوزه تعاون، اجراي سیاست هاي اقتصاد مقاومتی و نقش آفرینی مردم در کارآفرینی و اشتغال یعنی زیست بوم ملی اشتغال
جمهوري اسلامی ایران براي تعیین شرح وظایف و تقسیم کار میان دولت و مردم را مرهون همین رویکرد می دانیم، امامعتقدیم این تلاشها

 
کافی نیست و باید آن را تکمیل کرد. 

از همین رو اینجانب و همکارانم در وزارت مردم با خداي خود و ملت بزرگ ایران عهد می بندیم با تمام توان آرمانهاي انقلاب اسلامی را که
حاصل پایمردي و ایثار و از خود گذشتگی مجاهدان فی سبیل االله و هزاران شهید والامقام است پاسداشته و تمام تلاش خود را براي اجراي
هرچه شایسته تر گام دوم، انقلاب «که آرمان بزرگش ایجاد تمدن نوین اسلامی و آمادگی براي طلوع خورشید ولایت عظمی (ارواح نافداه)
هست» در خدمت رسانی هرچه بهتر به محرومان، اقشار آسیب پذیر، جوانان، بازنشستگان، کارگران، کارفرمایان و تعاونگران عزیز به

 
کارگیریم. 

اینجانب به عنوان فرزند کوچک ملت ایران با گرامیداشت سالروز پیروزي انقلاب شکوهمند اسلامی و اداي احترام به تمام شهداي گرانقدر
انقلاب و امام عزیزمان (ره)، فرا رسیدن چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب شکوهمند اسلامی را به محضر مقام معظم رهبري مدظله

 
العالی، ملت شریف ایران به ویژه خانواده بزرگ وزارت مردم تبریک می گویم. 

 
حجت االله عبدالملکی 

وزیرتعاون، کار و رفاه اجتماعی



بیکاري بزرگ ترین مشکل سیستان و بلوچستان است

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  102  |  تاریخ: 1400/11/22

 
بیکاري بزرگ ترین مشکل سیستان و بلوچستان است 

ایرنا/ استاندار سیستان و بلوچستان گفت: مشکلی بزرگ تر از بحث بیکاري در
استان نداریم و راه حلش هم اجراي طرح هاي مختلف سرمایه گذاري در بخش

 
هاي معدنی، کشاورزي و هر مزیت نسبی موجود در منطقه است. 

حسین مدرس خیابانی، استاندار سیستان و بلوچستان اظهار کرد: مشکلی بزرگ تر
از بحث بیکاري در استان نداریم و راه حلش هم اجراي طرح هاي مختلف سرمایه گذاري در بخش هاي معدنی، کشاورزي و هر مزیت نسبی

 
موجود در منطقه است. 

وي افزود: همانگونه که همه می دانند ظرفیت هاي معدنی سیستان و بلوچستان وسیع و متنوع است و در بسیاري از کانی هاي فلزي و
غیرفلزي جزو رتبه هاي بالاي کشور قرار داریم که مشخصا براي مس براساس تخمین هایی که زده شده به یاري خدا ذخایر معدنی ما در

 
استان به رتبه اول و یا نهایتا دوم کشور خواهد رسید. 

وي با بیان اینکه در زمینه معادن همواره دغدغه ما جلوگیري از خام فروشی است وخوشبختانه این واحد فرآوري بعد از اینکه کانسک این
ماده معدنی استخراج می شود آن را به شمش، کاتد و محصول مس تبدیل می کند تصریح کرد: واحد فرآوري مس از معدن با ارزش افزوده

 
بیشتري بهره برداري می کند و باعث می شود که حوزه اشتغال تاثیرات چشمگیري در منطقه پیدا کند. 

مدرس خیابانی گفت: واحدهاي معدنی می توانند در اطراف خود یک آبادنی و شهر و حیات دوباره اي را ایجاد کنند و امیدواریم با این واحد
معدنی و فرآوري مسی که امروز شکل گرفته زنجیره متعددي از خدمات صنایع پایین دست و خدمات مرتبط براي برآیند فعالیت صنعتی و

 
معدنی شکل گیرد. 

وي با بیان اینکه یکی از جلوه هاي این واحد فرآوري معدن مس این است که تماما توسط بخش خصوصی انجام شده است و براي ما مهم
بوده که اقتصادمان را اقتصادي مردمی کنیم تاکید کرد: اینکه بخش خصوصی براي توسعه، عمران و آبادانی کشور به کمک دولت بیاید فوق

 
العاده اهمیت دارد و ما هم به عنوان مسئولان دولتی وظیفه داریم از آن ها پشتیبانی و موانع را از جلوي پایشان برداریم. 

استاندار سیستان و بلوچستان بیان کرد: پیام اجراي این طرح این است که این منطقه داراي امنیت سرمایه، فیزکی و اجتماعی کامل در تمام

 
حوزه ها است و از این رو تمام سرمایه گذاران به خصوص کسانی که دل در گرو آبادنی این استان دارند فعالیت خود را شروع کنند. 

 
آخرین خبر سیستان و بلوچستان در اینستاگرام : 

https://instagram.com/zahedan_today



یک بام و چند هوا؟!

منبع: خط آفتابشماره خبر:  103  |  تاریخ: 1400/11/22

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی خط آفتاب   / مگر وزیر محترم کشور و جناب آیت االله رئیسی، نمایندگان عالی خودشان(دولت) را در
استان ها معرفی نمی کنند؟ نکند دوستان فکر کردند هنوز دولت لیبرال و تکنوکرات قبل ایشان را انتخاب کرده است؟ لطفا اجازه

دهید، اجازه اجراي مدیریت جهادي دهید سپس اگر نتیجه نداد این ...

یک بام و چند هوا؟! اگر کمک نمی کنید حداقل سنگ اندازي نکنید! یک بام و چند هوا؟! خط آفتاب   /  مگر وزیر محترم کشور و

جناب آیت االله رئیسی، نمایندگان عالی خودشان(دولت) را در استان ها معرفی نمی کنند؟ نکند دوستان فکر کردند هنوز دولت لیبرال و
تکنوکرات قبل ایشان را انتخاب کرده است؟ لطفا اجازه دهید، اجازه اجراي مدیریت جهادي دهید سپس اگر نتیجه نداد این جاروجنجال ها
را به راه بیندازید! برادران و خواهران، همه از بی عدالتی خسته اند، همه مردم به امید تغییر و بهبود در فضاي جامعه پاي صندوق هاي راي
رفتند. آنچه از استاندار محترم به عنوان نماینده عالی دولت مردمی و انقلابی انتظار می رود، ایستادن در مقابل سهم خواهی هاي غیر قانونی

 
و ظالمانه است. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی خط آفتاب   / مگر وزیر محترم کشور و جناب آیت االله رئیسی، نمایندگان عالی خودشان(دولت) را در استان ها
معرفی نمی کنند؟ نکند دوستان فکر کردند هنوز دولت لیبرال و تکنوکرات قبل ایشان را انتخاب کرده است؟ لطفا اجازه دهید، اجازه اجراي

 
مدیریت جهادي دهید سپس اگر نتیجه نداد این جاروجنجال ها را به راه بیندازید! 

 
بسم االله الرَحمن الرحیم 

ا باِاللهِّ وَباِلیْوْمِ الآخِرِ وَمَا هُم بمُِؤْمِنِینَ؛ یخَادِعُونَ االلهَّ وَالَّذِینَ آمَنُوا وَ مَا یخْدَعُونَ إلاَِّ أنَفُسَهُم وَمَا یشْعُرُونَ ؛ فِی قُلُوبهِِم وَ مِنَ النَّاسِ مَن یقُولُ آمَنَّ

 
رَضٌ فَزَادَهُمُ االلهُّ مَرَضاً وَلهَُم عَذَابٌ ألَیِمٌ بمَِا کانوُا یکذِبوُنَ»(بقره/10/8)  مَّ

"در میان مردم دسته اي هستند که می گویند: ما به خدا و روز رستاخیز باور داریم. در صورتی که باور ندارند و جزو مؤمنان بشمار نمی آیند.
(اینان به نظرشان) خدا و کسانی را گول می زنند که ایمان آورده اند، در صورتی که جز خود را نمی فریبند ولی نمی فهمند. در دل هایشان
بیماري(حسودي و کینه توزي با مؤمنان) است و خداوند(نیز با یاري دادن و پیروز گرداندن حق) بیماري ایشان را فزونی می بخشد، و عذاب

 
دردناکی(در دنیا و آخرت) به سبب دروغگوئی و انکارشان در انتظارشان می باشد." 

 
 

بزرگترین رمز موفقیت جامعه در گردآوري و به کارگیري افراد توانمند است، علم سیاست، اعتقاد دارد اولین روش برآورد هوش یک حاکم
توجه به افرادي است که در اطرافش گردآمده اند، یعنی مدیران توانمند از توانایی دیگران احساس تهدید نمی کنند بلکه بر این باورند که در
دنیایی که باید با کمترین داده ها به بیشترین ستاده ها رسید. لذا باید تیمهایی از افراد توانمند تشکیل داد. به همین جهت یکی از اساسی
ترین وظایف حاکمان را شناسایی و پرورش توانمندیهاي بالقوه افراد دانسته اند. ولی با این وجود همواره دیگرانی هستند که از افراد توانمند



در هر جامعه اي دلخوشی ندارند و بدنبال خراب کردن و به جلوه دادن آنان هستند، دلایل دشمنی با توانمندان و راهکارهاي این مهم نیز
اغلب باعث کندي انتصابات خواهد بود که شده است. متاسفانه جریان نفاق با سنگ اندازي و تخریب توانمندان در جامعه و سازمان هاي  ما

 
علی الخصوص استان گیلان، سابقه دیرینه دارند. 

آنچه در سعادت جامعه نقش اساسی دارد، شایستگی و جامع الشرایط بودن مدیران و کارگزاران آن جامعه است. در سازمان ها نیز موفقیت
سازمان در رسیدن به اهداف و مأموریت هاي سازمانی منوط به مدیرانی کاردان و لایق می باشد. بنابراین انتخاب کارگزاران و مدیران اصلح
سزاوار توجه و بررسی فراوان است و باید معیارهایی براي سنجش و انتخاب در نظر گرفته شود. مسلماً معیارهاي سنجش در جامعه اسلامیو

 
محیط ما باید متناسب با ارزش هاي آن تعریف شود. 

انسان ها اسا ساً با یکدیگر متفاوت  اند. خواسته هاي آنها یکسان نبوده و ارزش ها، هنجارها و تفکرات و اعتقاداتشان نیز با یکدیگر تفاوت دارد.
وجود این تفاوتها و ناهمسانی ها باعث می شود که این انتظار وجود داشته باشد شاهد رفتارها و کنش هایی باشیم که به نفع کشور و توسعه
نباشد. رفتارهاي مخرب و تهدید کننده اي که از عوامل گوناگونی نشات می گیرند و وظیفه یک مدیر ارشد است تا با درایت و تیزبینی از بروز

 
چنین رفتارهایی جلوگیري کرده و آنها را کنترل  

نماید. به ویژه در مواردي که اینگونه رفتارها به طور مستقیم به نوع و کیفیت مدیریت، سبک رهبري و طرز رفتار  مرتبط می شود، و منافع

 
کشور و استان را به خطر بیفکند. 

امروزه روز در افکار عمومی این حقیقت حک گردیده است که رمز موفقیت ما در عرصه هاي مختلف تمسک به الگوي مدیریت جهادي است.
مدیریت جهادي به معناي بی انضباطی نیست، پُرکاري، با تدبیر حرکت کردن، شب و روز نشناختن و دنبال کار را گرفتن، این معناي
مدیریت جهادي است. امروز استاندار ما با تفکر مدیریت جهادي وارد عرصه خدمت شده است اما همین عامل متاسفانه عامل توطئه گري
جریانات و افرادي شده است که منجر به تخریب کردن و عداوت و سم پاشی و شیطنت علیه ایشان شده است، یعنی با این رفتارها جدا از
انحراف افکار عمومی و ادامه عقب ماندگیهاي این خطّه، موجبات کندي کار کردن و چینش ها را فراهم کرده اند. سهم خواهان مدعی اي که
خود داراي رزومه موفق هم نیستند و به جاي کمک به توسعه استان، مانع تراشی می کنند و بسیاري از افراد(از جمله جوانان)را هم بازیچه
قدرت طلبی می کنند. مطالبشان عین مطالب رسانه هاي معاند و ضد انقلاب است و این حوادث امت حزب االله گیلان را به تعجب وا می

 
دارد.(فقط مطالبه گري صحیح راه حل می باشد). 

مگر وزیر محترم کشور و جناب آیت االله رئیسی، نمایندگان عالی خودشان(دولت) را در استان ها معرفی نمی کنند؟ نکند دوستان فکر کردند
هنوز دولت لیبرال و تکنوکرات قبل ایشان را انتخاب کرده است؟ لطفا اجازه دهید، اجازه اجراي مدیریت جهادي دهید سپس اگر نتیجه نداد

 
این جاروجنجال ها را به راه بیندازید! 

 
 

مگر نه اینکه به فرموده رهبر معظم انقلاب اسلامی حضرت امام خامنه اي(مدظله العالی): «ما جز با کار جهادي و کار انقلابی نخواهیم
توانست این کشور را به سامان برسانیم. در همه ي بخش ها، کمربسته بودنِ مثل یک جهادگر لازم است ؛ این اگر بود، کارها راه می افتد؛

این اگر بود، بن بست ها باز می شود، شکافته می شود؛ (یعنی) کار فراوان، پُرحجم و باکیفیت و مجاهدانه و انقلابی.» (10/2/96) 



می دانیم گفتمان این دولت و تیمش گفتمان انقلابی است، متاسفانه شاهدیم سهم خواهان همراه با مخالفان، لبه تیغ حملات رسانه اي خود
را به سوي استاندار جدید نشانه رفته اند و تلاش می کنند ذهنیت افکار عمومی را مخدوش نمایند، به گونه اي که هر اقدامی انقلابی و
مثبتی را از سمت ایشان، بی ارزش جلوه می دهند و اقداماتی که در بلند مدت صورت می گیرد را مطالبه زود هنگام دارند، اما نمیدانند
امروزه ملت ما باهوش و با شعور سیاسی است و فرق انتقاد و تخریب را درك می کند، باور کنید سیاه نمایی همه روزه و بی اخلاقی توسط
تعدادي رسانه بی شک بی هدف نبوده و هدایت شده است، متاسفانه این تریبون هاي کوچک از سمت جریانات گوناگون نفاق حمایت مادي

 
و معنوي می شوند و دود آتش حاصل از آن به قیمت عقب ماندگی سرزمین تمام می شود. 

 
برادران و خواهران، همه از بی عدالتی خسته اند، همه مردم به امید تغییر و بهبود در فضاي جامعه پاي صندوق هاي راي رفتند. 

آنچه از استاندار محترم به عنوان نماینده عالی دولت مردمی و انقلابی انتظار می رود، ایستادن در مقابل سهم خواهی هاي غیر قانونی و

 
ظالمانه است. 

و اما سخن پایانی اینکه یک پژوهشگر سیاسی و ژئوپلیتیک بدون تعصب و گرایش فقط به فکر منافع ملی و محلی و توسعه سرزمین خود
است و همانند امت شهیدپرور عقد اخوت با کسی نبسته است اما در مقابل جریان نفاق و ضربه زننده می ایستد و نصایاي رهبر عظیم الشان
حضرت امام خامنه اي را سرلوحه خود قرار می دهد، همه نیک می دانیم که استان عزیزمان با وجود توانمندي هاي بالقوه و منابع ارزشمند
خدادادي و نیروي انسانی مستعد اما متاسفانه رتبه خوبی در شاخص هاي توسعه، نرخ بیکاري و ایجاد اشتغال و زیرساخت ها و ... ندارد. راه

 
برون رفت از این مشکلات تلاش شبانه روزي و جهادي همه مسئولان را می طلبد که باید تک تک ما کمک کنیم اما از راه صحیح اش... 

 
 

صابر صلاح کار ، پژوهشگر مسائل سیاسی و ژئوپلیتیک



براي توسعه کرمانشاه باید دست به دست هم دهیم

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  104  |  تاریخ: 1400/11/22

استاندار کرمانشاه گفت: همه باید براي توسعه استان تلاش کنیم و کرمانشاه را به جایگاه واقعی آن برسانیم.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز کرمانشاه، بهمن امیري مقدم استاندار کرمانشاه در سخنرانی پیش از خطبه هاي نماز جمعه
اظهار داشت: درجریان پیروزي انقلاب اسلامی ایران همه مردم از
همه اقشار در کنار هم و پشت سر امام (ره) بودند و همین وحدت

 
رمز اصلی پیروزي انقلاب بود. 

وي با اشاره به دستاورد هاي انقلاب در حوزه هاي مختلف گفت: در
حوزه سیاسی، استقلال کشور و تحقق حاکمیت مردم بر سرنوشتشان
مهمترین دستاورد انقلاب است. امروز این مردم هستند که با راي
خود مسئولین را انتخاب می کنند و به واقع خودشان حاکم بر

 
سرنوشت خود هستند. 

امیري مقدم با بیان اینکه امروز اقتدار منطقه اي و فرامنطقه اي داریم، افزود: امروز دنیا روي ما حساب می کند و در مذاکره با دیگر کشور ها

 
از موضع قدرت از حقوق کشور دفاع می کنیم. 

استاندار کرمانشاه به قدرت نظامی کشور هم اشاره کرد و گفت: امروز به برکت خون شهدا دستاورد هاي خوبی در حوزه نظامی داریم، در

 
جنگ تحمیلی هم با وجود اینکه همه کشور ها به صدام کمک می کردند و ما تنها بودیم اجازه ندادیم وجبی از خاك ایران جدا شود. 

وي با بیان اینکه قدرت نظامی ایران در میدان سیاسی نیز بسیار اثرگذار است، عنوان کرد: در کنار دیپلماسی باید قدرت نظامی هم داشته

 
باشیم و همین قدرت باعث شده در میز مذاکرات با قدرت با طرف هاي دیگر صحبت کنیم. 

امیري مقدم به دستاورد هاي علمی کشورمان در سال هاي پس از انقلاب هم اشاره کرد و گفت: امروز در حوزه هاي علوم نوین حرف هاي
بسیاري براي گفتن داریم. در حوزه پزشکی نیز در حالیکه قبل از انقلاب پزشکان بسیاري از دیگر کشور ها به ایران می آمدند، اما اکنون

 
پزشکان متخصص ما سخت ترین کار ها را انجام می دهند. 

وي افزود: امروزه در شرایط تحریم جوانان ما در جهاد دانشگاهی و دانشگاه ها کار هاي علمی بزرگی انجام داده اند و بسیاري از نیاز هاي

 
کشور را مرتفع ساخته اند. 

استاندار کرمانشاه با بیان اینکه در حوزه اقتصادي و رفاهی هم پیشرفت هاي خوبی حاصل شده، گفت: امروز همه شهر هاي ما از نعمت گاز و

 
آب و برق و ارتباطات برخوردارند و کمتر روستایی داریم که از این نعمت ها بی بهره باشد. 

وي افزود: البته قبول داریم که وضعیت معیشتی مردم خوب نیست که بخش زیادي از آن نشات گرفته از تحریم هاي ظالمانه و بخشی هم

 
ناشی از مدیریت هاي ضعیف گذشته است و همه باید دست به دست هم بدهیم و مشکلات موجود را رفع کنیم. 



امیري مقدم در بخش دیگر سخنانش به ظرفیت هاي استان کرمانشاه اشاره کرد و گفت: کرمانشاه با همه مشکلات موجود، اما ظرفیت هاي

 
بالایی در بخش هاي مختلف دارد که باید همه تلاش کنیم این ظرفیت ها بالفعل شود. 

وي به مشکل بیکاري کرمانشاه هم اشاره کرد و گفت: مشکل بیکاري در استان به قبل از انقلاب بر می گردد، اما با توجه به ظرفیت هاي

 
بالاي استان در بخش هاي مختلف طی این سال ها می شد خیلی کار ها انجام داد که متاسفانه صورت نگرفته است. 

استاندار کرمانشاه با انتقاد از سیاه معرفی کردن کرمانشاه، گفت: متاسفانه برخی مدیران گذشته استان مدام عنوان می کردند که کرمانشاه در

 
قتل، سرقت و ... رتبه اول را دارد، این که هنر نیست که استان را سیاه معرفی کنیم، باید از آنان پرسید چرا به دنبال حل مشکلات نرفتید. 

وي افزود: می گوییم کرمانشاه مشکل بیکاري دارد و براي ایجاد اشتغال باید سرمایه گذاري در استان شکل بگیرد، اما در این شرایط استان را

 
سیاه معرفی کرده و مقابل راه سرمایه گذاران مانع ایجاد می کنیم، طبیعی است که در این شرایط سرمایه گذار به کرمانشاه نمی آید. 

امیري مقدم اظهار داشت: به همه دستگاه ها گفته ام که باید کرمانشاه را خوب معرفی کنند، شما مردم هم باید در این زمینه کمک کنید و
از استانتان بد نگویید، مشکلات زیادي در استان وجود دارد و من و شما باید این مشکلات را حل کنیم.



حمایت از دولت و نماینده آن در کرمانشاه/ از مطالبه گري تا ارائه پیشنهاد به

استاندار

منبع: مرصاد نیوزشماره خبر:  105  |  تاریخ: 1400/11/22

 
 

در جلسه اخیر تالار گفتگوي استان کرمانشاه چه گذشت؟ حمایت از دولت و نماینده آن در کرمانشاه/ از مطالبه گري تا ارائه پیشنهاد به
استاندار مرصاد نیوز: جلسه روز 20 بهمن ماه تالار گفتگوي استان کرمانشاه با موضوع ""پیشنهادات به استاندار کرمانشاه براي حل مشکلات

 
استان” برگزار شد. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی مرصاد، جلسه روز 20 بهمن ماه تالار گفتگوي استان کرمانشاه با حضور نخبگان و شخصیت هاي برجسته
استان کرمانشاه برگزار شد. موضوع جلسه “ پیشنهادات به استاندار کرمانشاه براي حل مشکلات استان” بود. اعضاي شرکت کننده

 
پیشنهاداتی را به استاندار ارائه دادند. 

لازم به ذکر است جلسات تالار گفتگوي استان کرمانشاه در فضاي روبیکا برگزار و در آن به مباحث مرتبط با استان کرمانشاه پرداخته می

 
شود. 

 
براي شرکت در جلسات بر روي این لینک کلیک کنید. 



https://rubika.ir/joing/BCADBJEA0RPWULXLLHOAFFIXKOZLEDSNبخشی از مطالب بیان شده توسط شرکت

 
کنندگان در جلسه 13 بهمن ماه بدین شرح است: 

 
طرفدار دولت آیت االله رئیسی و استاندار هستیم اما دست از مطالبه گري هم برنخواهیم داشت 

علی میر کرمی از نمایندگان ادوار کرمانشاه و از یادگاران دوران دفاع مقدس در این جلسه اظهار داشت: در اخلاق اسلامی بحث خیرخواهی

 
داریم که در برابر آن حسادت وجود دارد. افراد حسود همیشه می خواهند از آب گل آلود ماهی بگیرند. 

وي گفت: در زمان انتخابات براي حفظ نظام و پیروزي آقاي دکتر رئیسی تلاش کردیم و الان هم خواهیم گفت به کوري چشم تفرقه اندازان،

 
هم تابع دولت و هم حامی استاندار هستیم. 

 
کرمی افزود: با خیرخواهی ریشه فساد، تبعیض و بی عدالتی از بین خواهد رفت. 

 
وي خطاب به تفرقه افکنان گفت: آن زمان بدنبال این بودید که مردم پاي صندوق هاي رأي نیایند اما امروز دایه مهربانتر از مادر شده اید! 

کرمی بیان کرد: استاندار می داند شاخص هاي استان ما نسبت به سایر استانها پایین است؛ در این شرایط آیا مدیران قبلی می توانند دوباره
ادامه دهند؟ مردم به خاطر حفظ نظام و تغییر شرایط موجود پاي صندوق ها آمده اند لذا اگر چنانچه این روند ادامه پیدا کند مردم دیگر

 
اعتماد نخواهند کرد. 

وي با اشاره به اینکه بعضی ها می خواهند بین افراد انقلابی اختلاف بیندازند، گفت: استاندار سابقه جبهه و جنگ دارد و در کنار رزمندگان و



شهدا بوده است. ما حامی استاندار و دولت آقاي رئیسی هستیم اما بشرطها و شروطها. ما براي سربلندي استاندار این مطالب را خیرخواهانه

 
بیان می کنیم، مطالبه می کنیم که اگر ضعفی هست برطرف شود. 

این یادگار دوران دفاع مقدس افزود: از جمله پیشنهادهایی که به استاندار دارم این است که لیست کارگاهها و تعاونی هاي تولیدي خدماتی را
بگیرد که چرا این تعاونی ها تعطیل شده اند؟ مثلا کارخانه دستمال کاغذي، نوشابه، کنتورسازي، پنبه پاك کنی در سرپلذهاب، اینها چرا

 
تعطیل شده اند؟ اختلاف بین شرکا و هیئت مدیره بوده؟ بازار فروش نداشته اند؟ افراد متخصص نداشته اند؟ .. اینها باید پیگیري شود. 

کرمی گفت: از ظرفیت بازارچه هاي مرزي غافل نشویم. در بازارچه ها تعاونی تشکیل دهیم، با رونق صادرات و واردات در این بازارچه ها

 
بخشی از مشکل بیکاري حل خواهد شد. 

 
وي گفت: طرفدار دولت آیت االله رئیسی و استاندار هستیم، از آنها دفاع می کنیم، اما دست از مطالبه گري هم برنخواهیم داشت. 

 
ما به وجود استاندار انقلابی افتخار می کنیم 

محمدرضا احمدي مدیرکل اسبق فنی حرفه اي کرمانشاه نیز در این جلسه اظهار داشت: خدا را شاکرم که صراحت بیان و صداقت دارم.

 
نظرات خود را در حد پیشنهاد میدانم نه انتقاد. 

وي با اشاره به اینکه افراد مغرض تفاوت پیشنهاد و انتقاد را نمی فهمند، افزود: به اقتضاي شرایط یک پروسه و زمانبندي خاصی باید براي

 
عملکرد یک فرد در نظر گرفت. 

احمدي خطاب به افراد منفعت طلب گفت: بعضی ها خودشان را به عنوان نخبگان حوزه و دانشگاه معرفی می کنند در حالیکه نه تحصیلات
دانشگاهی دارند و نه تحصیلات حوزوي! تا چه رسد به نخبگی! اینها در میدان تعارض منافع گام برمی دارند و تحت عنوان آتش به اختیار

 
فعالیت می کنند در حالیکه اصلاً مفهوم آتش به اختیار را متوجه نشده اند! 

وي خاطرنشان کرد: آقایان بدانند این مملکت رهبري دارد که فرامین او قوانین فراروي نظام است. اگر چه خیلی ها سنگش را به سینه می

 
زنند اما نمیدانند فرامین رهبري در خصوص آتش به اختیار چه بوده است؟ 

احمدي گفت: بنا به تاکیدات مقام معظم رهبري باید از همه ظرفیت جوانان براي خنثی کردن توطئه هاي دشمنان استفاده و براي تبدیل
تهدیدها به فرصت ها تلاش کرد. جوانان آگاه، مومن، جهادگر و انقلابی چه فردي و چه گروهی براي تبیین گفتمان انقلاب باید کار انجام

 
دهند. 

وي با اشاره به دغدغه حامیان استاندار، گفت: با تشکیل تیم مشاوران امین، بایستی تغییراتی در ساختار موجود استانداري بوجود بیاید و

 
مسببین وضع موجود و مدیران ناکارآمد برکنار شوند. نیروهاي جهادي، دانامحور، مجرب و اصیل در منشور انقلاب حضور پیدا کنند. 

احمدي با اشاره به اینکه در این زمان کوتاه نقد ناعادلانه و غیرعقلایی است، خاطرنشان کرد: فعلا زمان انتقاد نیست، ما به وجود استاندار
انقلابی افتخار می کنیم، امیدواریم زمینه براي احیاء ارزشها و ساماندهی نیروهاي انقلابی و اشتغال و.. فراهم شود و زمینه را براي انتقاد

 
فراهم نکند. 

 
حمایت از دولت و نماینده آن در استان جزو اوجب واجبات است 



در ادامه جلسه دکتر فریبرز پیرو از اساتید دانشگاه اظهار داشت: سه گفتمان جامعه منفعل و دولت فعال، جامعه فعال و دولت منفعل، و

 
جامعه فعال و دولت فعال در ادوار تاریخ وجود داشته است. 

وي افزود: با ظهور این گفتمان ها در اشکال مدیریت دولت تغییراتی دیده شده است، چون لازمه هر گفتمان شکل گیري مدیریت هاي خاص

 
در سطح خرد و کلان است. 

پیرو گفت: چه بخواهیم و چه نخواهیم امروزه تحولاتی در عرصه هاي سیاسی، اجتماعی و فرهنگی در حال جهانی شدن است لذا نیازمند
سیاستگذاري هاي جدید متناسب با تحولات هستیم؛ چرا که ممکن است مدیریت هاي سنتی و حتی نوین پاسخگوي نوع نیازها در جوامع

 
امروز نباشند. 

وي خاطر نشان کرد: آنچه که امروزه در جامعه ما بحثش وجود دارد و حتی تحت عنوان گفتمان جدیدي شکل گرفته و از زبان وزیر کشور
هم بارها شنیده ایم الگوي حکمرانی اسلامی است که شاید بتوان به عنوان یک پارادایم براي گفتمان جدید در جامعه مطرح شود. در این

 
گفتمان هم جامعه و هم دولت فعال است و با هم مشارکت دارند. 

این استاد دانشگاه گفت: آنچه که میخواهم به عنوان حوزه هاي سیاستگذاري مبنایی ازش یاد کنم شامل چهار حوزه گفتمان روابط بین

 
الملل، اقتصاد، مدیریت و شهروندان است. 

 
وي در ادامه گفت: در حوزه گفتمان روابط بین الملل با حفظ منافع ملی شاهد گسترش روابط با کشورها هستیم. 

پیرو ادامه داد: متاسفانه سالهاست گرفتار نگاه سوسیالیستی یا اقتصاد آزاد بوده ایم. در حوزه گفتمان اقتصادي هنوز به طور شفاف نمیدانیم از

 
کدام پارادایم تبعیت می کنیم؟ سوسیالیستی یا اقتصاد آزاد؟ امیدواریم شاهد تقویت این حوزه گفتمانی باشیم. 

این استاد دانشگاه به حوزه گفتمان مدیریتی اشاره کرد و افزود: مدیریت آقاي رئیسی در واقع مدیریت میدانی است؛ طوري که تقریبا هر
هفته- بنا بر اقتضاي شرایط- شاهد سفرهاي استانی ایشان بوده ایم و در واقع این پارادایم یک جورهایی بر سطوح مختلف جامعه تاثیر

 
گذاشته ، طوري که در سطح استان شاهد این نوع مدیریت میدانی هستیم. 

وي گفت: مردم از دولت قبل تحت عنوان "دولت خسته" یاد می کردند حتی طرفداران پر و پا قرص دولت قبل همین را می گفتند و دیگر

 
به تنگ آمده بودند. 

پیرو افزود: رئیس جمهور با این مدیریت میدانی میخواهد پشت میزنشینی ها را حذف و از این فاصله ایی که بین مردم و مدیران افتاده
جامعه رهایی شود. ما شاهد انتخاب مدیران و وزراي جوان در سطح کشور هستیم و این خدمت محوري بارقه هاي امید را روشن کرده و امید

 
است پررنگ تر شود. 

وي به حوزه گفتمانی شهروندان اشاره کرد و گفت: ما میدانیم آقاي رئیسی صاحب چه دولتی شد؛ ایشان اهل گله مندي نیستند، خودش

 
میداند چه دولتی تحویل گرفته است. 

این استاد دانشگاه با بیان اینکه بالا رفتن سطح توقع از دولت انقلابی از عملیاتهاي روانی است که امروزه در فضاي مجازي شاهدش هستیم،
خاطر نشان کرد: در بحث انتظارات بازه زمانی مهم است و اینکه بدانیم در چه شرایطی دولت را تحویل گرفتیم. با عملیات روانی زیادي در

 
فضاي مجازي روبرو هستیم. 



وي افزود: در حوزه هاي مختلف مقام معظم رهبري بارها در خصوص جهاد تبیین تاکید دارند و یک بخش آن به بیان واقعیت ها بر می گردد

 
بنابراین باید بتوانیم واقعیت ها را روشنگرانه بیان کنیم. 

پیرو گفت: حمایت از دولت و نماینده دولت در استان جزو اوجب واجبات است، ما معتقدیم این دولت بایستی کاستی هاي دولت قبل را

 
جبران کند و اعتماد مردم را جلب نماید. باید با همکاري و مشارکت به آن شرایطی برگردیم که حضرت آقا انتظار دارند. 

 
پروژه هاي به زمین مانده در استان کرمانشاه بسیار است 

محمدجواد ارجمند نیا از یادگاران دوران دفاع مقدس در این جلسه اظهار داشت: از زمان هبوط حضرت آدم تا امروز همیشه درگیري بین

 
جبهه حق و باطل وجود داشته است و روز به روز بر ظلمت افزوده شده است لذا پیامبران براي هدایت انسان مبعوث شدند. 

ارجمند نیا افزود: در طول تاریخ بشر تمدن هایی با گرایش ها و ادیان مختلف از ادیان موحد گرفته تا ادیان التقاطی و مشرك شکل گرفته

 
است. 

وي ادامه داد: پس از جنگ جهانی دوم دنیا آرایش جدیدي پیدا کرد. بلوك شرق و غرب شکل گرفت بلوك غرب، نظام سرمایه داري و نظام

 
مبتنی بر امپراتوري دلار است و ریشه آن نیز در دست صهیونیسم قرار دارد. بلوك شرق نیز کاملا مبتنی بر نفی دین است. 

ارجمند نیا گفت: و این چنین بود که دنیا در جهل و تاریکی مطلق قرار داشت و در چنین فضایی در محدوده خاورمیانه انقلاب اسلامی ایران

 
انجام شد که از آن با عنوان انفجار نور یاد می کنند. 

این یادگار دوران دفاع مقدس بیان داشت: در زمانی که حاکمیت کفر بر این منطقه مثال زدنی بود مردي با دستان خالی اتفاقی را رقم می

 
زند که به درستی از آن به عنوان انفجار نور یاد می کنند. 

وي اذعان داشت: امروزه در کشور دسته بندي اصولگرا و اصلاح طلب بی معنی شده است چرا که کشور ما از ناحیه این دسته بندي آسیب

 
هاي زیادي دید. 

ارجمند نیا در خصوص شرکت کنندگان در جلسات تالار گفتگوي استان کرمانشاه گفت: یک جمع دلسوز انقلابی است که دور هم جمع شده

 
اند و نظرات را بیان می کنند و به این کار افتخار می کنیم چرا که انقلاب را دنبال می کنیم. 

وي تصریح کرد: در حال حاضر پروژه هاي به زمین مانده در استان کرمانشاه بسیار است لذا تلاش همه این بزرگواران در این جمع، در

 
راستاي دلسوزي انقلابی است. 

ارجمند نیا اظهار داشت: اینجا قاطعانه به آقاي استاندار می گویم مردم استان کرمانشاه با آمدن با آمدن دولت انقلابی آقاي رئیسی و انتصاب

 
برادري مثل شما این بار نور امید دوباره روشن شده است. 

وي گفت: الان استاندار در تلاش است و اگر جمعی شبیه ایشان دغدغه هاي خود را عنوان می کنند به معناي تقابل نیست و افرادي هم که

 
فکر می کنند این تقابل است رویه خوبی را پیش نگرفتند و دغدغه استان را ندارند. 

وي بیان داشت: اینکه امام(ره) و رهبر معظم انقلاب بر کلمه وحدت تاکید دارند باید توجه داشته باشیم که مصداق آن در چنین جاهایی رقم

 
می خورد. 



ارجمند نیا افزود: در طول هشت سال گذشته استاندارهایی داشتیم که واقعاً ما را ناامید کردند و این استان را به یک حیاط خلوت براي خود

 
تبدیل کرده بودند و عقب ماندگی هاي استان ما به همین موارد برمی گردد. 

وي گفت: به حمد خدا الان استانداري مجاهد و خاك سنگر خورده اي به این استان آمده لذا باید کمک کنیم تا مشکلات پیش روي او حل و

 
فصل شوند. 

 
استاندار زمان را با افراد دانا و اهل مشورت مدیریت کند 

غلامحسین عزیزي از جامعه فرهنگیان نیز در این جلسه اظهار داشت: بنده اعتقاد دارم تا وقتی که براي پست و مقام و گرفتن تشویق

 
دوندگی کنیم راه به جایی نخواهیم برد و اگر براي استان و حل مشکلات قدم برداریم بدون شک از مشکلات فاصله خواهیم گرفت. 

وي بیان داشت: استاندار باید بپذیرد که ما محرم هستیم و به ایشان علاقه داریم چرا که در عالم دوستی و تفاهم، رشد سریع بی نقص و

 
بدون رنگ و لعاب اتفاق می افتد. 

عزیزي افزود: همچنین اعتقاد دارم اگر پیوست احکام ماموریت و ابلاغ هاي کاري استاندار و تیم همراه استاندار نامه امام علی(ع) به مالک

 
اشتر باشد با برکت خواهد بود. 

وي گفت: پیشنهاد دیگرم به استاندار این است که به مدیران بگوید که خود را از مشورت با دانایان محروم نکند و استاندار و مدیرانش سعی

 
کنند پاسخگو باشند. 

عزیزي خاطر نشان کرد: امروز در عرصه حل مشکلات باید پاسخگو باشیم نه اینکه واکنش نشان دهیم؛ چرا که پاسخ یک فرایند منطقی

 
است. 

وي ادامه داد: ضروري است استاندار با مجمع نمایندگان مستمر جلسه کاري داشته باشد چرا که قرار است هر دو ظرفیت با دو استراتژي

 
براي پیشرفت استان کار کنند. 

 
عزیزي اظهار داشت: استاندار همچنین باید زمان را با افراد دانا و اهل مشورت مدیریت کند. 

وي خاطر نشان کرد: همچنین استاندار در جلسات شوراي اداري تیمی در سایه داشته باشد تا با تحلیل گفتمان سخن حق، کارشناسی و

 
داراي ابعاد منطقی، مدیران کاردان را از بقیه جدا سازي کنند. 

 
عزیزي گفت: پیشنهاد دیگر این است که استاندار همانند مردم زندگی کند و همراه مردم باشد جلوتر و عقب تر از آنها حرکت نکند. 

وي افزود: همچنین پیشنهاد می کنم هفته اي یک ساعت با کمیته بانوان و زنان خانه دار، شاغل و زنان سرپرست خانوار دیدار و گفتگو کند

 
و یک مستمع خوب باشد. 

این استاد دانشگاه خاطر نشان کرد: همچنین پیشنهاد می کنم استاندار، مدیر پرطمطراق را انتخاب نکند و مدیر مفید انتخاب کند و نیز

 
قانونگرایی را براي مدیران یک الزام تعریف کند. 



عزیزي بیان داشت: استاندار نباید اجازه دهد مدیري اشتباهش را تکرار کند و شنیده هاي خود را با دیده هاي خود در عرصه مدیریت، برنامه،

 
اجرا و ارزشیابی تطبیق دهد و پس از احراز فاصله به طور مطلوب تصمیم بگیرد. 

 
وي همچنین پیشنهاد کرد استاندار باید پدیدارشناسی و پدیدار نگاري داشته باشد. 

عزیزي خاطر نشان کرد: به نوعی در پدیدارشناسی قصد داریم ماهیت عینی واقعیت را ببینیم، مشکلات کرمانشاه امروز یک واقعیت است اگر

 
استاندار و مدیران ما به عنوان یک پدیدارشناس به این مشکلات نگاه کنند آن وقت می دانند که باید چه کاري انجام دهند. 

وي افزود: منشاء علم بشر چهار چیز است که یکی از مهمترین آنها تجربه است لذا اگر بتوانیم در این راه قدم برداریم به عنوان یک

 
پدیدارشناس و فردي که مشکلات را حس می کند، قطعاً در نسخه پیچی و درمان به خطا نمی رود یا خطایش بسیار کم است. 

عزیزي گفت: همچنین پیشنهاد می کنم استاندار کرمانشاه یک نفر را به عنوان متولی نظام پیشنهادات در استانداري مستقر کند و به طور
یقین اگر استاندار در پیشبرد اهداف خود از تجربه دانایان و فرهیختگان استان کمک بگیرد بسیار با برکت خواهد بود و می تواند به عنوان

 
یک کار علمی از آن حساب کرد. 

 
در حال حاضر جلسات شوراي اداري بی خاصیت ترین جلسات استان هستند و بازدهی مثبتی ندارند 

محمد امین بهرامی نیز در این جلسه اظهار داشت: عظمت انقلاب بر کسی پوشیده نیست و باید در روایت گري آن نهایت تلاش را به کار

 
گیریم و در این راه کم کاري نکنیم. 

وي گفت: استاندار کرمانشاه باید در انجام وظایف از افراد باتجربه و کسانی که دوران مدیریت ارزنده اي در گذشته داشته اند و هیچگاه وارد

 
فضاي رانت نشده اند، استفاده کند. 

بهرامی خاطر نشان کرد: با توجه به اینکه استاندار سال ها در کرمانشاه نبوده اند لذا می طلبد از افراد صاحب نظر و باتجربه در پیشبرد اهداف

 
استفاده کند و حلقه خوبی از این مشاوران تشکیل دهد و بداند استفاده از تجربه و نظر بزرگان سودمند خواهد بود. 

وي بیان داشت: نکته دیگر بحث انتصابات است که بسیار جدي است و اگر قرار باشد در اسرع وقت انجام نشود مدیران کنونی هم نمی توانند

 
خوب کار کنند چرا که خود را معلق می بینند. 

بهرامی با بیان اینکه متاسفانه در جلسه شوراي اداري نماینده برخی ادارات به دنبال این هستند که از انجام کار سر باز بزنند، ادامه داد: اگر
قائل به این هستیم که در یک منطقه جنگی زندگی می کنیم باید قرارگاه فرهنگی، قرارگاه آسیب هاي اجتماعی و قرارگاه اشتغال را تشکیل
دهیم و برنامه هاي آنها به طور جدي رصد شود و در این راستا مدیران توانمند و با دغدغه انتخاب شوند و به دنبال این باشند که باري را از

 
جامعه بردارند. 

بهرامی افزود: تا زمانی که تفکر قرارگاهی نداشته باشیم پیشرفت نمی کنیم و بدون شک شوراهایی که تشکیل می شوند همانطور که قبلاً

 
دردي را دوا نکرده اند امروز هم دردي را دوا نخواهند کرد. 

 
وي گفت: در حال حاضر جلسات شوراي اداري بی خاصیت ترین جلسات استان هستند و هیچ بازدهی مثبتی ندارند. 

بهرامی همچنین عدم انتخاب مدیر کل حوزه استانداري را بسیار عجیب دانست و بیان داشت: استاندار کرمانشاه باید به این موضوع توجه



 
ویژه داشته باشد. 

 
مبارزه با فساد بزرگترین اولویت براي استاندار در حوزه هاي اجرایی باشد 

محسن رشیدي اقدم مدیر صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان روستاییان و عشایر استان کرمانشاه نیز در این جلسه اظهار داشت: یکی از
ظرفیت هاي خوبی که در استان کرمانشاه وجود دارد بحث گردشگري است که در تمام مناطق و شهرستان هاي این استان قابلیت احیاء

 
دارند. 

وي گفت: متاسفانه این ظرفیت در حال حاضر خیلی در استان کرمانشاه تجلی پیدا نکرده است و شاید تنها 10 درصد از این ظرفیت مورد

 
استفاده قرار گرفته است. 

رشیدي اقدم بیان داشت: بحث ظرفیت کشاورزي نیز از دیگر ظرفیت هایی است که می تواند این استان را به قطب کشاورزي در غرب کشور
تبدیل کند اما متاسفانه از روش هاي نوین و ظرفیت هاي قانونی خیلی در سطح استان استفاده نمی شود و استاندار کرمانشاه باید به این

 
موضوع نگاه ویژه داشته باشد. 

وي زمینه سازي امنیت براي ورود سرمایه گذاران در استان را از دیگر مباحث مهم دانست و خاطر نشان کرد: باید براي ورود سرمایه گذاران

 
به استان تسهیل گري شود تا هم از لحاظ اقتصادي و هم از لحاظ اشتغال این استان بتواند به رشد و توسعه برسد. 

مدیر صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان روستاییان و عشایر استان کرمانشاه اذعان داشت: استفاده از ظرفیت وجود نیروهاي انقلابی استان

 
جهت تسهیل گري برنامه هاي مورد نظر می تواند براي استاندار بزرگترین نعمت باشد لذا باید از این ظرفیت استفاده شود. 

وي بیان داشت: مبارزه با فساد نیز بزرگترین اولویت براي استاندار در حوزه هاي اجرایی باشد که اگر این مهم صورت بگیرد زمینه خدمت
آسان و مردمی فراهم خواهد شد.



استقلال کشور و تحقق حاکمیت مردم بر سرنوشتشان مهمترین دستاورد انقلاب است

منبع: تقریب نیوزشماره خبر:  106  |  تاریخ: 1400/11/22

به گزارش خبرنگار حوزه استان هاي خبرگزاري تقریب، بهمن
امیري مقدم امروز در جمع شرکت کنندگان در راهپیمایی 22
بهمن ماه شهر کرمانشاه در سخنانی اظهار داشت: همه ملت
ایران در پیروزي انقلاب اسلامی نقش اساسی بر عهده داشتند.

استاندار کرمانشاه ادامه داد: در حوزه سیاسی، استقلال کشور و
تحقق حاکمیت مردم بر سرنوشتشان مهمترین دستاورد
انقلاب است به گونه اي که جهان امروز حساب ویژه اي روي

 
ایران اسلامی باز کرده است. 

امیري مقدم با اشاره به اینکه جنگ تحمیلی و نیز تحریم ها به نوعی باعث خودباوري و خودکفایی در کشور شده است، عنوان داشت: طبق

 
آمارهاي موجود امروز ایران اسلامی جایگاه بالایی در حوزه علم و قدرت نظامی دارد. 

وي با اشاره به اینکه اقتدار ایران اسلامی باعث شده است که کشورهاي متخاصم عاجزانه به دنبال مذاکره با کشورمان باشند، گفت: اگر
وضعیت علمی کشورمان را با دوران پیش از انقلاب مقایسه کنیم متوجه می شویم که ایران اسلامی جزو کشورهاي برتر در بحث علوم است

 
که این یکی از دستاوردهاي مهم این نظام اسلامی است. 

استاندار کرمانشاه با اشاره به اینکه این استان ظرفیت هاي زیادي براي توسعه دارد، افزود: با این وجود نباید منکر وجود برخی از مشکلات
اقتصادي در کشور باشیم، بخشی از این وضعیت حاصل تحریم هاي ناجوانمردانه و بخشی نیز حاصل سومدیریت برخی از مسؤولان است که

 
باید این وضعیت هرچه سریعتر اصلاح شود. 

امیري مقدم تصریح کرد: بیکاري یکی از معضلات کرمانشاهی است که سابقه اي طولانی دارد با وجود اینکه تمام بسترهاي موجود براي

 
توسعه این استان مهیاست ولی تاکنون نتوانسته ایم که از این پتانسیل ها استفاده مناسب داشته باشیم. 

استاندار کرمانشاه با اشاره به اینکه باید از سیاه نمایی و بزرگ نمایی مشکلات در این خطه دوري کنیم، گفت: می گوییم کرمانشاه مشکل
بیکاري دارد و براي ایجاد اشتغال باید سرمایه گذاري در استان شکل بگیرد، اما در این شرایط استان را سیاه معرفی کرده و مقابل راه سرمایه

 
گذاران مانع ایجاد می کنیم. 

امیري مقدم در پایان سخنان خود خاطرنشان کرد: باید همه براي توسعه همه جانبه کرمانشاه وارد میدان عمل شویم و این استان را به

 
جایگاه واقعی خود برسانیم و رسیدن به این مهم نیازمند جهاد و ایثار همه ماست. 



انتهاي پیام/



مردم با حضور پرشور در راهپیمایی ایستادن پاي ارزش ها را به نمایش گذاشتند

منبع: ایلناشماره خبر:  107  |  تاریخ: 1400/11/22

نماینده ولی فقیه در مازندران با قدردانی از حضور حماسی ملت و ایستادگی و مقاومت پاي انقلاب اسلامی افزود: مردم با حضور
پرشور در راهپیمایی حمایت و ایستادن پاي ارزش ها را به نمایش گذاشتند.

نماینده ولی فقیه در مازندران با قدردانی از حضور حماسی
ملت و ایستادگی و مقاومت پاي انقلاب اسلامی افزود: مردم با
حضور پرشور در راهپیمایی حمایت و ایستادن پاي ارزش ها را

 
به نمایش گذاشتند. 

به گزارش خبرگزاري ایلنا، حجت الاسلام والمسلمین محمد
باقر محمدي لائینی در خطبه هاي نماز جمعه امروز ساري
نمازگزاران را به تقواي الهی و آموزه هاي اخلاقی،معنوي و
اجتماعی توصیه کرد و گفت: خدا به برکت تقوا به انسان نعمت

 
می دهد و نعمات را فزونی می بخشد. 

وي با بیان اینکه به برکت تقوا خطرها از جامعه دفع می شوند، افزود: گرفتاریها و مشکلات نیز به برکت همین تقوا رفع و جرائم و آسیب هاي

 
اجتماعی کاهش پیدا می کند. 

 
نماینده ولی فقیه در مازندران گفت: یک حکومت اسلامی بیش از هر چیز باید به تقوا توجه داشته باشد. 

وي ریشه هر ناهنجاري فساد و جرم را بی تقوایی و ریشه همه خوبیها را تقوا دانست، افزود: سطح ارتقاي جامعه باید تقویت شود و تقوا در

 
پیوست فعالیت هاي فرهنگی جامعه قرار گیرد. 

لائینی به مناسبت هاي پیش رو از جمله دهم ماه رجب سالروز خجسته میلاد امام جواد (ع) اشاره کرد و اظهار کرد: مسئولان باید براي رفع

 
مشکلات جوانان ما گام هاي اساسی بردارند. 

وي با تاکید بر اینکه جوانان ما باید تقوا داشته باشند و البته باید زمینه هاي گناه نیز از بین برود، ادامه داد: مشکلات ازدواج،اشتغال و جوان

 
گرایی و جوان محوري اولویت کار ما باشد. 

 
او سن پیري را یکی از آسیب هاي پیش روي جامعه دانست و بر بهره مندي از ظرفیت هاي جوانان و جوان گرایی تاکید کرد. 

وي به سالروز میلاد حضرت علی (ع) اشاره و با تبریک روز پدر به روز اعتکاف اشاره کرد و افزود: با شیوع موج ششم بیماري کرونا بنا به

 
فرامین مقام معظم رهبري براي انجام فیوضات اعتکاف بهتر است در این سه روز نماز جعفر طیار اقامه شود. 

خطیب نماز جمعه ساري به سالروز تغییر قبله اشاره کرد و ادامه داد: این تغییر قبله داراي این پیام است که مسلمانان نباید قبله دیگري جزء



 
خداوند و دین اسلام داشته باشند. 

وي افزود: غرب نباید بت و آمال و آرزوي مسلمانان باشد و نباید به قبله هاي شرق و غرب بیندیشم و بنگریم زیرا انقلاب اسلامی با شعار نه

 
شرقی و نه غربی آغاز شد و امروز نیز همان مسیر و راه را ادامه می دهد. 

نماینده ولی فقیه در مازندران باتبریک سالروز دهه فجر و22 بهمن گفت: طبق فرامین حضرت امام راحل ملت ایران تاب و تحمل ضربه به

 
اصول و ارزش هاي انقلاب و شکست آن را نخواهند داشت. 

حجت الاسلام والمسلمین لائینی با قدردانی از حضور باشکوه مردم در راهپیمایی امروز 22 بهمن، خاطرنشان کرد : این نشان می دهد که
مردم از انقلاب دست بردار نیستند و مردم بین اصل انقلاب و مشکلات که معلول تحریم ها و ناکارآمدي ها است، تمایز قائل هستند و هیچ

 
گاه انقلاب اسلامی را رها نخواهند کرد. 

 
وي افزود: این ملت هرگز شکست انقلاب و ضربه به اصول آن را تحمل نخواهد داشت. 

لائینی با اشاره به اینکه انقلاب اسلامی مقدمه نهضت جهانی حضرت ولی عصر (عج) است، گفت: خرده دجال ها شیطنت ها و جنگ ها و

 
تحریم ها را علیه کشور تحمیل می کنند و اعتقاد داریم این غرب زده ها مغلوب حضور و بیداري ملت خواهد شد. 

وي به برخی از کم کاري در حوزه انقلاب اشاره و جهاد تبیین را کمرنگ و ضعیف عنوان کرد و افزود: باید جهاد تبیین را جدي بگیریم و

 
عملکرد هاي مثبت و توفیقات نظام جمهوري اسلامی را بازگو کنیم؛ مردم باید بدانند انقلاب اسلامی چه کرده است. 

نماینده ولی فقیه در مازندران به خدمات انقلاب اسلامی اشاره کرد و گفت: ایران پیش از انقلاب در تولید و فناوري در حد صفر بود و در علم

 
و تجربه هنري نداشت، اما دستاورد هاي کنونی به برکت انقلاب اسلامی محقق شده است. 

وي با تقدیر از حضور حماسی ملت و ایستادگی و مقاومت پاي انقلاب اسلامی افزود: مردم با حضور پرشور در راهپیمایی حمایت و ایستادن

 
پاي ارزش ها را به نمایش گذاشتند. 

انتهاي پیام/



تصویب قانون جهش تولید دانش بنیان

منبع: پول نیوزشماره خبر:  108  |  تاریخ: 1400/11/22

رئیس پارك علم و فناوري دانشگاه شریف گفت: قانون جهش تولید دانش بنیان که به زودي تصویب می شود؛ به رشد مراکز فناورانه
کشور کمک می کند.

رئیس پارك علم و فناوري دانشگاه شریف گفت: قانون جهش تولید دانش بنیان که به زودي تصویب می شود؛ به رشد مراکز فناورانه

 
کشور کمک می کند. 

پنجمین کنفرانس ملی کارآفرینی دانشگاه صنعتی شریف هم اکنون
با حضور دهبیدي پور، رئیس پارك علم و فناوري دانشگاه شریف و
جمعی دیگر از مسئولان دانشگاهی در دانشگاه شریف به صورت

 
حضوري در حال برگزاري است. 

دهبیدي پور گفت: مراکز کارآفرینی خاستگاه پارك هاي علم و
فناوري، مراکز رشد و شرکت هاي دانش بنیان در کشور هستند.
امیدآفرینی یکی از ماموریت هاي فعلی مراکز کارآفرینی است و

 
مطابق با نیاز هاي کشور فعالیت می کند. مرکز کارآفرینی دانشگاه شریف در 20 سال گذشته مرکز جنبش بزرگ در کشور بوده است. 

12 هزار دانشجو و 500 عضو هیئت علمی در دانشگاه صنعتی شریف فعالیت می کنند که به گفته مسئولان، مراکز کارآفرینی، فعالیت هاي

 
آموزشی و پژوهشی آن ها را تسهیل کرده اند. طبق آمار آذر سال 99 حدود 3 هزار نفر در مراکز رشد دانشگاه شریف فعالیت دارند. 

دهبیدي پور گفت: 12 شرکت دانش بنیان بیرون از دانشگاه شریف به سایر شرکت هاي دانش بنیان سراسر ایران خدمات حقوقی و

 
حسابداري ارائه می دهند. 

طبق گفته مسئولان، قانونی در مجلس با عنوان (جهش تولید دانش بنیان) تصویب شده و هم اکنون در شوراي نگهبان است که تا انتهاي

 
هفته تصویب خواهد شد و به نفع رشد مراکز فناورانه کشور خواهد بود. 

او گفت: دانشجویان با ارسال ایده ها و نقطه نظرات خود به مراکز کارآفرینی، مهارت هاي نرمشان را افزایش خواهند داد و به این صورت با

 
همکاري هاي متنوع در جهت رفع مسائل کشور قدم برمی دارند. 

 
استقلال کشور باعث دور زدن تحریم ها می شود 

در ادامه رئیس دانشگاه شریف گفت: سرمایه گذاران و فناوران بخشی از مشتریان کارآفرینی هستند که در راستاي رشد کشور فعالیت می
کنند. شعار اصلی دهه فجر انقلاب اسلامی سال 1357 (استقلال، آزادي، جمهوري اسلامی) است. استقلال باعث می شود تا با وجود تحریم

 
ها رشد کنیم و باعث دور زدن آن ها می شود. این عامل نیز با کار تامین می شود. 



جلیلی گفت: امید آفرینی باید مقدمه کارآفرینی باشد و به آن تزریق شود. محیط کار باعث ایجاد و رشد مراکز کارآفرینی می شود.
کارآفرینان مسائل اولیه زندگی خود را حل کرده اند و در قدم بعدي به رفع نیاز هاي جامعه می پردازند.



برنامه وزارت نفت براي کاهش خام فروشی نفت خام

منبع: رادیو اقتصادشماره خبر:  109  |  تاریخ: 1400/11/22

مهندس اوجی از برنامه هاي وزارت نفت براي کاهش خام فروشی و افزایش تبدیل نفت خام به فراورده هاي پتروشیمی خبر داد.

 
وزیر نفت: برنامه وزارت نفت براي کاهش خام فروشی نفت خام 

مهندس اوجی از برنامه هاي وزارت نفت براي کاهش خام فروشی و

 
افزایش تبدیل نفت خام به فراورده هاي پتروشیمی خبر داد. 

به گزارش رادیو اقتصاد؛مهندس جواد اوجی وزیر نفت در گفتگو با
برنامه ""اعجاز بزرگ قرن"" گفت:سرمایه گذاري و توسعه در صنعت
نفت با توجه به ذخایر عظیم نفت و گاز در کشور از مهمترین برنامه

 
ها و اولویت هاي دولت سیزدهم به شمار می آید. 

وي افزود: در ماههاي آینده سقف تولید نفت و گاز افزایش چشمگیري می یابد اما براي جلوگیري از خام فروشی براي احداث واحدهاي

 
پتروپالایشگاهی برنامه ریزي هاي خوبی شده است. 

وزیر نفت اظهارداشت: تا سه سال آینده پالایشگاهها هم از لحاظ کمی و هم کیفی رشد قابل توجهی خواهد داشت و این اقدامات علاوه بر

 
کاهش خام فروشی نفت و افزایش تولید محصولات پتروشیمی به افزایش اشتغال زایی نیز کمک شایانی خواهد کرد. 

وي تاکید کرد: تلاش ما بر این است که وابستگی بودجه کشور را به نفت کاهش دهیم و نفت خام را در پالایشگاهها به فراورده هاي نفتی

 
تبدیل کنیم که ارزش افزوده چندین برابري براي کشور خواهد داشت. 

مهندس اوجی به اقدامات و برنامه هاي مهم وزارت نفت براي تامین نیاز داخلی به انرژي و سوخت اشاره کرد و گفت: با اقدامات صورت گرفته

 
در زمستان امسال با وجود سرماي شدید نیاز داخلی مردم و صنایع به سوخت و انرژي تامین شد. 

 
وي افزود: توجه به مناطق کم برخوردار با توسعه پالایشگاهها از دیگر برنامه هاي وزارت نفت به شمار می آید. 

وزیر نفت گفت: یک ماه پیش اولین پالایشگاه نفت فوق سنگین با ظرفیت 35 هزار بشکه در روز به بهره برداري رسید و سال آینده نیز

 
پالایشگاه نفت بوشهر با ظرفیت تبدیل 68 هزار بشکه در روز به بهره برداري خواهد رسید. 

وي افزود: طی 4 سال آینده ظرفیت تولید پالایشگاههاي کشور به بیش از یک میلیون و 460 هزار بشکه در روز خواهد رسید که تحول

 
بزرگی را در صنعت نفت کشور ایجاد خواهد کرد. 



مهندس اوجی اظهارداشت: توجه ویژه به تبدیل نفت خام به فراورده هاي پتروشیمی، اجراي طرح هاي کیفی سازي پالایشگاهها با رعایت
تمامی استانداردهاي بین المللی براي حفظ محیط زیست، استاندارد سازي محصولات پتروشیمی و برنامه ریزي براي ارتقاء کیفی همه
پالایشگاهاي کشور در حد استاندارد هاي بین المللی از مهمترین اقدامات و برنامه هاي وزارت نفت در ماه ها و سالهاي آینده به شمار می

آید.



نماینده اسدآباد: با مذاکرات و نگاهی که به دنیا داریم، مشکلات حل خواهد شد/

کنایه به روحانی

منبع: آفتابشماره خبر:  110  |  تاریخ: 1400/11/22

نماینده اسدآباد در مجلس شوراي اسلامی گفت: دشمنان خارجی و نفوذي هاي داخلی برآنند تا با پمپاژ یاس و ناامیدي در جامعه ما
را با خطر مواجه سازند و امروز انکار خدمات نظام جمهوري اسلامی از اهداف جنگ نرم دشمن به عنوان یک خطر است.

نماینده اسدآباد در مجلس شوراي اسلامی گفت: دشمنان خارجی و نفوذي هاي داخلی برآنند تا با پمپاژ یاس و ناامیدي در جامعه ما را

 
با خطر مواجه سازند و امروز انکار خدمات نظام جمهوري اسلامی از اهداف جنگ نرم دشمن به عنوان یک خطر است. 

آفتاب نیوز : کیومرث سرمدي واله در سخنرانی مراسم راهپیمایی
22 بهمن اسدآباد که در مسجد جامع این شهر با حضور حماسی و
پرشکوه اقشار مختلف مردم دیار سید جمال الدین اسدآبادي برگزار
شد، اظهار کرد: به دلیل همین جنگ نرم دشمنان در انکار خدمات
نظام جمهوري اسلامی، مقام معظم رهبري در استراتژي جدید
مقابله با دشمنان جهاد تبیین را مطرح کرده اند و باید همه ما با این
راهکار به تبیین خدمات نظام مقدس جمهوري اسلامی در برابر

 
جنگ نرم دشمن پرداخته و مقابله به مثل کنیم. 

وي با بیان اینکه امروز آنان که می گفتند انقلاب اسلامی چهل سالگی خود را نخواهد دید یا مقهور شده اند و یا در کنج عزلت نشسته اند،
افزود: انقلاب اسلامی از بدو شروع با توطئه ها، حملات و بحران هاي متعددي مواجه شده و اگر شهدا، امام، مردم و تفکر انقلابی نبود انقلاب

 
ناکام می ماند. 

سرمدي واله با اشاره به اینکه امروز نظام جمهوري اسلامی به برکت خون شهدا، امام راحل و مردم به مرحله بالایی از توانمندي همه جانبه
در عرصه هاي مختلف قدرت موشکی، توان نظامی و علمی رسیده، تصریح کرد: به برکت خون سردار شهید قاسم سلیمانی و ده ها شهید،
چون حسن طهرانی مقدم (پدر موشکی ایران) کشور ایران به عظمتی رسیده که در پاي میز مذاکره قدرت اقتدار ما را دشمن و همه دنیا باور

 
کرده است. 

وي با تاکید بر اینکه امروز ثابت شد باید مرد میدان بود تا در عرصه دیپلماسی ما را تحویل بگیرند، گفت: شهید سردار قاسم سلیمانی این

 
مدافع حریم حرم شهیدانی هستند که موجب اقتدار امروز جمهوري اسلامی در عرصه دیپلماسی شده اند. 

نماینده اسدآباد در مجلس شوراي اسلامی افزود: باید آگاه باشیم، امروز دشمنان و نفوذي ها بر آنند که خدمات نظام جمهوري اسلامی را
کمرنگ جلوه دهند و با این اقدام قصد بر پمپاژ یاس و ناامیدي در جامعه دارند و می خواهند آنچنان در شیپور ناامیدي بدمند و بدمند که در

 
فضاي جامعه شبهه ایجاد کنند مبنی بر آن که نظام جمهوري اسلامی هیچ خدماتی نداشته است تا جایی که خودمان هم باورمان شود. 

سرمدي واله در ادامه با بیان این که انتخاب درست مردم ما را به جایی رساند که از بی خبري جمعه به استان گردي این روز رسیدیم افزود:
برخی با القاء یاس و ناامیدي به مردم بر مجلس انقلابیون و دولت جدید در یکسال گذشته ایراد می گیرند و می گویند چرا مشکلات کشاورز



و معیشت، اشتغال و اقتصاد مردم حل نمی شود؟ با هزینه هاي مالی، اقتصادي، فرهنگی، اجتماعی و سیاسی که به جمهوري اسلامی تحمیل
شده دولت جدید با شرایط سختی مواجه است، اما با تدبیر هایی که در داخل وجود دارد و با مذاکرات و نگاه توام با اقتداري که به دنیا داریم

 
امید و حرکت به سمت رفع مشکلات به صورت تدریجی و ایجاد معیشت نسبی با رفع مشکلات مردم وجود دارد. 

وي با تاکید بر اینکه دولت و مجلس انقلابی صادقانه پاي مطالبات مردم ایستاده است، یادآور شد: منافقین، نفوذي ها و افرادي که تحت
عناوین مختلف به دنبال ناامید کردن مردم هستند باید بگویم سال 1401 با رویکرد جدید دولت و منویات مقام معظم رهبري و ارتباط و

 
دیپلماسی با اقتدار و متوازن ایجاد شده با دنیا سال توام با گشایش براي مردم خواهد بود. 

سرمدي واله تصریح کرد: در لایحه بودجه 1401 تمام تلاش مجلس انقلابی بر این است که به محرومین و مستضعفان نگاه مثبتی داشته
باشد و دولت و مجلس مصمم هستند بتوانیم سهم مردم را با ریل گذاري انجام شده از ثروت اندوزي مرفهین به سمت اشتغال و توانمندي

 
جامعه و مستضعفان سوق دهیم. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به اقدامات انجام شده خود در یکسال و نیم گذشته تصریح کرد: بازدید از 80 درصد روستا هاي
اسدآباد و احصا مشکلات روستاها، مرتفع شدن مشکل مسکن فرهنگیان، پیگیري مستقل ماندن دانشگاه سیدجمال، توجه به بهداشت و

 
درمان، راه، مخابرات، مرتفع شدن مشکل زمین بیمارستان امیرالمومنین از جمله اقداماتی بوده که طی این مدت پیگیري و انجام شده است. 

نماینده مردم اسدآباد در مجلس شوراي اسلامی همچنین گفت: سهم استان همدان از مالیات بر ارزش افزوده کارخانجات صبا نور در

 
شهرستان اسدآباد 146میلیارد تومان بوده که بخشی از این سهم مالیاتی به حساب استان واریز شد. 

سرمدي واله بیان اینکه از بین آمار سال هاي 99و 98 و شش ماهه اول 1400 باید 146میلیارد تومان این کارخانجات به استان همدان
مالیات می دادند، افزود: با پیگیري هاي چند ماه اخیر و طرح موضوع و نامه هاي متعدد امسال بخشی از مالیات به حساب مالیاتی استان

 
واریز شد. 

وي میزان مالیات واریز شده به حساب مالیاتی استان همدان از طریق شرکت صبانور را در مرحله اول 12 میلیارد تومان برشمرد و تصریح
کرد: سهم استان همدان از ارزش افزوده و مالیاتی کارخانجات صبانور مستقر در اسدآباد 49 درصد و سهم استان کردستان 51درصد است که
قطعا با اختصاص این مالیات به استان همدان شهرستان اسدآباد هم توسعه می یابد ضمن اینکه در این سال ها شهرستان اسدآباد و استان

همدان از این سهم محروم بود.



رشد 149 درصدي آموزش مهارتی در بخش خصوصی/ امسال یک میلیون

نفرآموزش فنی و حرفه اي دریافت کردند

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  111  |  تاریخ: 1400/11/22

فصل اقتصاد - رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه اي گفت: ارائه آموزش مهارتی به متقاضیان در 9 ماه سال جاري نسبت به مدت
مشابه سال قبل در بخش دولتی از رشد 8 درصدي و در بخش خصوصی از رشـد 149 درصدي برخوردار شد.

فصل اقتصاد - رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه اي گفت:
ارائه آموزش مهارتی به متقاضیان در 9 ماه سال جاري نسبت
به مدت مشابه سال قبل در بخش دولتی از رشد 8 درصدي و

 
در بخش خصوصی از رشـد 149 درصدي برخوردار شد. 

غلامحسین حسینی نیا در مورد مقایسه آموزش فنی و مهارتی
قبل و بعد از انقلاب اسلامی، گفت: شکل گیري آموزش هاي
فنی و حرفه اي غیر رسمی و به نوعی پایه هاي فعالیت

 
سازمان آموزش فنی و حرفه اي به «آیین نامه کارآموزي و افزایش مهارت » مصوب 27 دي ماه 1339 شوراي عالی کار بر می گردد. 

به گفته وي، پایه هاي آموزش فنی و حرفه اي در ایران بر چهار نهاد «اداره کل تعلیمات حرفه اي» ، «صندوق کارآموزي» ، «کانون هاي
کارآموزي» و «کانون هاي کار و آموزش کشور» استوار شد و در واقع هسته هاي کالبدي مهارت آموزي غیر رسمی کشور را شکل داده بودند.
رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور، این را هم گفت: تصویب ماده واحده لایحه قانونی راجع به تشکیل سازمان آموزش فنی و
نیروي انسانی در 25 تیرماه 1359 شوراي انقلاب بود که وزارت کار و امور اجتماعی اجازه یافت تا با تمرکز اداره کل آموزش فنی و حرفه اي،
مراکز تعلیمات حرفه اي صندوق کارآموزي و کانون هاي کارآموزي، واحدهاي مربوط به اداره کل را به وجود آورد که هدف آن تأمین و

 
تربیت نیروي انسانی بر اساس سیاست هاي کلی دولت در بخش هاي کشاورزي، صنعت و خدمات بود. 

وي گفت: بدین ترتیب سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور، وارث مجموعه قوانین مربوط به تشکیل آن نهادها شده و نیز تمامی واحدهاي
آموزشی آنها را در اختیار گرفت. اگر چه تعداد واحدهاي آموزشی که به این ترتیب زیر نظر سازمان قرار گرفتند فقط 59 واحد بود، اما

 
بسیاري از آنها واحدهاي آموزشی بزرگ با تعداد کارگاه هاي متعدد بودند. 

حسینی نیا گفت: بعد از اتمام جنگ تحمیلی و شروع بازسازي کشور، آموزش هاي فنی و حرفه اي نیز در کنار سایر بخش هاي آموزشی و

 
اقتصادي مورد توجه قرار گرفت و به افزایش قابل توجه تا580 مرکز در سال 82 دست یافت. 

به گفته معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور در حال حاضر در چهار خوشه صنعت، خدمات،
کشاورزي و فرهنگ و هنر و با دارا بودن تعداد 641 مرکز دولتی و 10 هزار و 565 آموزشگاه فنی و حرفه اي آزاد (آموزشگاه هاي داراي ثبت
عملکرد آموزشی در پورتال سازمان)، 894 در کارگاه صنایع و اصناف، 4895 کارگاه ثابت شهري، 182 مرکز مدیریت مهارت آموزي و مشاوره
شغلی در دانشگاه (TCM)، 2074 کارگاه سیار شهري، 1348 کارگاه پادگان، 966 کارگاه زندان، 3284 کارگاه روستا، 1560 کارگاه صنایع
ضمن کار، 146 کارگاه صنایع بین کارگاهی، 148 کارگاه صنایع جوار کارگاهی، 6343 کارگاه مهارت آموزي محیط کار واقعی، 210 کارگاه

 
سیار عشایر و 31 مرکز تخصصی آموزش هاي کارآفرینی و مهارت کسب و کار به ارائه آموزش هاي مهارتی متناسب با نیاز بازار می پردازد. 

حسینی نیا در ادامه خاطرنشان کرد: در 9 ماهه سال جاري، 497 هزار و 302 نفـر در مراکـز دولتـی و 502 هــزار و 294 نفــر در
آموزشــگاه هــاي آزاد بخش خصوصی از کارجویـان، کارکنـان وظیفـه نیـرو هـاي مسـلح، زندانیـان، معتـادان بهبودیافتــه و متجاهــر،
افـراد داراي معلولیـت، زنــان سرپرســت خانوار/بدسرپرســت، روســتائیان، عشــایر، دانــش آمــوزان، دانشــجویان و فــارغ التحصیـلـان



دانشــگاهی، شــاغلان، پناهنــدگان و اتبــاع خارجـی در نه ماه سال جاري ( 8% رشـد در بخش دولتی و 149% رشــد در بخش خصوصی

 
نسـبت بـه زمـان مشـابه)، موفق به کسب آموزش هاي مهارتی شده اند.  

انتهاي پیام/ب



فرماندار رفسنجان: زمینه جذب 2 هزار نیروي بومی در صنایع مس شهرستان فراهم

شد

منبع: ایرناشماره خبر:  112  |  تاریخ: 1400/11/22

کرمان- ایرنا- فرماندار ویژه شهرستان رفسنجان گفت که زمینه اشتغال 2 هزار نفر از افراد بومی منطقه در حوزه صنایع مس طی
نیمه دوم سال آینده فراهم شده است.

کرمان- ایرنا- فرماندار ویژه شهرستان رفسنجان گفت که
زمینه اشتغال 2 هزار نفر از افراد بومی منطقه در حوزه صنایع

 
مس طی نیمه دوم سال آینده فراهم شده است. 

به گزارش علی اکبر پورمحمدي در جمع نمازگزاران جمعه در
شهر رفسنجان با تشریح دستاوردهاي انقلاب در بخش هاي
مختلف افزود: تحقق 291 هزارتن تولید مس سرچشمه در
سال جاري از جمله این موفقیت ها به شمار می رود که به

 
دست متخصصان توانمند داخلی رخ داده است. 

وي همچنین با تشریح ثمرات انقلاب در دیگر بخش هاي
اقتصادي گفت: 35 درصد تولید پسته کشور توسط کشاورزان
رفسنجانی انجام می شود؛ 150 هزار نفر در قالب 40 هزار

 
خانوار با کشاورزي پسته در ارتباط هستند و ارتزاق می کنند. 

 
تلاش براي راهکار توسعه کشاورزي رفسنجان 

فرماندار رفسنجان با اشاره به مشکلات حوزه آب شهرستان خاطرنشان کرد: در نظرسنجی مسئولان دستگاه هاي اجرایی مرتبط و نیز
کشاورزان براي حفظ و توسعه کشاورزي رفسنجان، راهکارهایی مناسب را انتخاب و اجرایی خواهیم کرد که در آینده نزدیک اطلاع رسانی می

 
شود. 

وي به مواد قانونی 27 و 28 در امور تعادل بخشی آب کشاورزي اشاره کرد و افزود: طبق این قانون آب را می توان از سرزمینی به سرزمین
دیگر انتقال داد و بهره وري داشت اما برخی مسئولان نگاهشان مثبت نیست و بخوبی این مواد قانونی اجرا نمی شود لذا در این زمینه
اقدامات شایسته اي انجام شده تا این مواد قانونی به مرحله اجرا برسند و اراضی نیازمند آب کشاورزي بتوانند با استفاده از این قانون تولید

 
محصول داشته باشند. 

 
شهرستان رفسنجان در 100 کیلومتري شمال غرب مرکز استان کرمان قرار دارد. 

 
برچسب ها 

 
- کرمان 



 
- رفسنجان 

- اشتغال زایی



ملت ایران امروز به دشمنان فهماند پاي نظام و انتخاب آگاهانه خود ایستاده اند

منبع: شبستانشماره خبر:  113  |  تاریخ: 1400/11/22

حجت الاسلام غبیشاوي با بیان اینکه ملت ایران امروز به دشمنان نظام فهماند پاي نظام و انتخاب آگاهانه خود ایستاده اند، گفت:
پیام راهپیمایی ملت شریف ایران اسلامی به دوستان این نظام اقتدار نظام و اتحاد مردم است.

حجت الاسلام غبیشاوي با بیان اینکه ملت ایران امروز به
دشمنان نظام فهماند پاي نظام و انتخاب آگاهانه خود ایستاده
اند، گفت: پیام راهپیمایی ملت شریف ایران اسلامی به دوستان

 
این نظام اقتدار نظام و اتحاد مردم است. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از منطقه آزاد اروند،
حجت الاسلام عبدالحسین غبیشاوي، ظهر امروز (جمعه 22
بهمن ماه) در آئین خطبه هاي این هفته نماز جمعه آبادان که

پس از راهپیمایی خودرویی و موتوري شهروندان در مصلاي ثامن الائمه (ع) این شهر برگزار شد، حضور چشمگیر مردم ایران اسلامس در
راهپیمایی 22 بهمن ماه را عامل یاس و ناامیدي دشمنان نظام دانست و اظهار کرد: حضور پرشور مردم در این راهپیمایی براي دشمنان و

 
دوستان نظام مقدس جمهوري اسلامی حامل پیام هاي بسیار مهمی بود. 

خطیب نماز جمعه آبادان، افزود: امروز ملت ما به دشمنان فهماند که پاي نظام و انتخاب آگاهانه خود ایستاده اند و تحریم هاي ظالمانه

 
استکبار بر اراده مردم این سرزمین هیچ اثري نخواهد داشت. 

وي پیام راهپیمایی ملت شریف ایران اسلامی به دوستان این نظام را اقتدار نظام و اتحاد مردم برشمرد و تصریح کرد: حامیان جمهوري

 
اسلامی می دانند نظام ما به واسطه وحدت بین مردم، محکم و استوار به راه خود ادامه می دهد. 

حجت الاسلام غبیشاوي در بخشی از سخنان خود با بیان اینکه خواسته مردم این است که کشور به شکل جهادي اداره شود و یاد آور شد:

 
پاکسازي بدنه دولت از مسئولان بی کفایت خواسته مردم است که به خوشبختانه دولت سیزدهم در این راستا گامی موثر برداشته است. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود اشتغال زایی و ایجاد فرصت هاي شغلی را از دیگر خواسته هاي به حق مردم عنوان کرد و ابراز داشت:

 
دولت مردمی آیت االله رییسی باید در این راستا کوشا باشد و با تمام توان براي حل مشکل بیکاري جوانان گام بردارد. 

امام جمعه آبادان با بیان اینکه افق کشور کشور با اتکا بر نیروهاي داخلی روشن است، تاکید کرد: می بایست رفاه مناسب را براي مردم که

 
همیشه پاي نظام ایستادند فراهم کرد. 

وي یکی دیگر از خواسته هاي عموم مردم را رونق اقتصادي، خواند و بیان کرد: مردم سال ها تحریم هاي دشمن را تحمل کردند و اکنون باید

 
موانع رشد و رونق اقتصادي برداشته شود تا آنها از این نعمت نیز برخوردار شوند. 



حجت الاسلام غبیشاوي، وجود حوضچه هاي پرورش ماهی و میگو در آبادان را یکی از ظرفیت هاي خوداشتغالی در این شهرستان دانست و
گفت: می بایست در صدور مجوزهاي این مراکز کمترین زمان را در نظر گرفت.



همراهی دولت و بخش خصوصی براي توسعه اقتصادي کرمانشاه

منبع: ایرناشماره خبر:  114  |  تاریخ: 1400/11/22

کرمانشاه - ایرنا - هفتاد و چهارمین جلسه شوراي گفت و گوي دولت و بخش خصوصی در حالی با حضور معاونان وزیر امور
اقتصادي و دارایی و البته ارتباط آنلاین و مستقیم با وزیر برگزار شد که هم دولتی ها و هم بخش خصوصی آمادگی خود را براي

حرکت شتابان به سمت توسعه اقتصادي استان کرمانشاه اعلام کردند.

 کرمانشاه - ایرنا - هفتاد و چهارمین جلسه شوراي گفت و
گوي دولت و بخش خصوصی در حالی با حضور معاونان وزیر امور اقتصادي و دارایی و البته ارتباط آنلاین و مستقیم با وزیر برگزار شد که هم

 
دولتی ها و هم بخش خصوصی آمادگی خود را براي حرکت شتابان به سمت توسعه اقتصادي استان کرمانشاه اعلام کردند. 

به گزارش خبرنگار ایرنا، هفتادوچهارمین جلسه شوراي گفت و گو میان دولتی ها و بخش خصوصی در سالن شهداي دولت استانداري برگزار
شد که عمدتا نگرانی تولیدکنندگان و فعالان اقتصادي در خصوص افزایش مالیات ها بود و اینکه این افزایش، مشکلات عدیده اي را براي آن

 
ها ایجاد می کند. 

هرچند توضیحات رئیس امور مالیاتی کشور و معاون وزیر اقتصاد مبنی بر شناسایی سه میلیون مودي جدید و شناسایی دیگر مودیان در سال

 
آینده خیال فعالان بخش خصوصی را نسبت به اینکه قرار نیست خیلی بر مالیات پرداختی فعلی اضافه شود را تا حدي راحت کرد. 

حذف برخی قوانین دست و پا گیر براي افزایش فعالیت هاي اقتصادي و تجاري، تقویت مراکز سرمایه گذاري، تعیین تکلیف منطقه آزاد
قصرشیرین، الحاق بخش هایی از منطقه جهانی اورامانات به مناطق آزاد و افزایش سهم کرمانشاه در تسهیلات اشتغالزا از دیگر مباحث مهم

 
مطرح شده این جلسه بود. 



 
 

 
برگزاري 49 جلسه شوراي گفت و گو دولت و بخش خصوصی در پنج سال اخیر 

کیوان کاشفی رئیس اتاق بازرگانی کرمانشاه در ابتداي این جلسه توضیحاتی در خصوص جلسات برگزار شده شوراي گفت و گو دولت و بخش
خصوصی از سال 1396 به بعد ارائه کرد و گفت: در این سال ها 49 جلسه با 308 مصوبه در کرمانشاه برگزار شده و در این خصوص رتبه

 
هشتم کشور را دارا هستیم. 

وي با بیان اینکه تنها 30 درصد مصوبات در استان قابیلت اجرایی و رفع و رجوع مشکلات واحدهاي صنعتی و تولیدي وجود دارد و مابقی

 
باید در مرکز کشور تصمیم گیري شود، ابراز امیدواري کرد تا اختیارات بیشتري به استان ها و خصوصا در حوزه بانکی داده شود. 

کاشفی همچنین از افزایش مالیات ها در سال 1401 ابراز نگرانی کرد و با بیان اینکه این تصمیم باعث می شود بسیاري واحدهاي تولیدي
صدمات جبران ناپذیري متحمل شوند، خواستار حذف برخی قوانین دست و پا گیر هم شد و گفت: سرگردانی سرمایه گذاران در کشور و

 
استان کرمانشاه به اقتصاد ما آسیب هاي فراوانی وارد کرده و انتظار می رود راه چاره اي براي آن اندیشیده شود. 

 
 

 
نیاز 60 هزار میلیارد ریالی ایران خودرو صحنه 

بهزاد باباخانی معاون امور هماهنگی اقتصادي استانداري کرمانشاه نیز در این نشست با اشاره به اینکه شرکت ایران خودرو جزو مصوبات سفر
رهبر معظم انقلاب بوده و ظرفیت تولید 100 هزار دستگاه خودرو در سال را دارد گفت: این کارخانه خودروسازي که هم اکنون تنها 30 هزار

 
دستگاه تولید می کند، براي رسیدن به ظرفیت نهایی خود حداقل به 60 هزار میلیارد ریال اعتبار نیاز دارد. 



وي همچنین با اشاره به ظرفیت هاي زیاد بازارچه پرویزخان و اینکه هم اکنون روزانه حدود 1200 دستگاه کامیون از طریق این مرز که 25

 
درصد صادرات هاي استان را شامل می شود تردد می کنند، خواستار اجراي سریعتر طرح جامع و راه اندازي فاز دوم بازارچه شد. 

باباخانی، تعیین تکلیف منطقه آزاد قصرشیرین، افزایش 500 میلیارد تومانی سهمیه استان در بخش تسهیلات اشتغالزا، امهال تسهیلات
پرداختی به زلزله زدگان براي سال سوم، امهال تسهیلات مربوط به خشکسالی کشاورزي و همراهی بیشتر بانک ها با طرح هاي معرفی شده

 
به آن ها براي پرداخت تسهیلات را نیز مورد تاکید قرار داد. 

 
 

 
منطقه آزاد قصرشیرین باید تبدیل به قطب اقتصادي استان شود 

شهریار حیدري نماینده مردم قصرشیرین، سرپل ذهاب و گیلانغرب در مجلس شوراي اسلامی نیز خواستار حل مشکلات منطقه آزاد
قصرشیرین شد و گفت: مردم انتظار دارند این منطقه تبدیل به قطب اقتصادي استان شود اما با گذشت بیش از 6 ماه هنوز کاري در این

 
منطقه انجام نگرفته است. 

وي رفع پیچیدگی هاي اداري در گمرکات، وضع معافیت هاي گمرکی و امهال وام هاي مناطق زلزله زده را هم مورد تاکید قرار داد و تصیح

 
کرد: کرمانشاه امروز بیش از هر زمان دیگري نیازمند حمایت دولتمردان قرار دارد. 

حیدري همچنین خواستار مدیریت وزارت اقتصاد و دارایی در خصوص افزایش مالیات ها براي سال آینده شد و گفت: اگر این موضوع به

 
خوبی مدیریت نشود تولیدکنندگان دچار مشکلات عدیده اي خواهند شد و حتی ممکن است باعث کاهش تولیدات آن ها شود. 



 
 

 
بخش هایی از منطقه جهانی اورامانات می تواند به مناطق آزاد الحاق شود 

آرش لهونی نماینده مردم پاوه، جوانرود، روانسر و ثلاث باباجانی یکی دیگر از سخنرانان این مراسم بود و با تاکید بر ظرفیت هاي بزرگی که
در منطقه اورامانات وجود دارد گفت: بخش هایی از این منطقه که به ثبت جهانی هم رسیده قابلیت این را دارد تا به مناطق آزاد الحاق و

 
اضافه شود. 

وي همچنین خواستار برچیده شدن قوانین دست و پا گیر و صدور راحت تر مجوز کسب و کار شد و افزود: اورامانات به واسطه طبیعت بسیار
زیبایی که دارد امکان ایجاد صدها شغل را دارد اما افرادي که براي کسب مجوز اقدام می کنند آنچنان در پیچ و خم هاي اداري می مانند که

 
دلسرد شده و انصراف می دهند. 

لهونی همچنین با اشاره به مشکلاتی که واحدهاي تولیدي و بازاریان به واسطه زلزله و شیوع کرونا در چهار سال اخیر داشته اند، گفت: در
چنین شرایطی افزایش نرخ مالیات فشارهاي مضاعفی به ان ها وارد می کند که امید می رود وزارت اقتصاد طرح هاي حمایتی خود را شامل

 
این افراد کند تا ضرري به آن ها نرسد. 

 
 

 
واحدهاي تولیدي کرمانشاه نیازمند مشوق ها و معافیت هاي مالیاتی هستند 

استاندار کرمانشاه نیز در این نشست گفت: یکی از نیازهاي جدي واحدهاي صنعتی و تولیدي استان برخورداري از مشوق ها و معافیت هاي

 
مالیاتی است که امیدوارم وزارت امور اقتصادي و دارایی تمهیدات لازم را در این خصوص بیندیشد. 



«بهمن امیري مقدم» اظهار داشت: مشوق ها و معافیت هاي مالیاتی هم می تواند واحدهاي تولیدي فعلی استان را براي افزایش تولیدات

 
تشویق کند و هم اینکه سرمایه گذاران را براي حضور در کرمانشاه ترغیب خواهد کرد. 

وي بیکاري را مشکلی با سابقه 50 ساله در کرمانشاه دانست و گفت: امروز استان ما بیش از هر زمان دیگري نیازمند حمایت همه جانبه

 
مسئولان براي جبران عقب افتادگی هایش است. 

امیري مقدم با بیان اینکه کرمانشاه رتبه اول معرفی طرح هاي اشتغالزا به بانک ها را دارد، گفت: تقریبا 2 برابر ظرفیت مصوب طرح به بانک

 
ها ارجاع شده و توقع می رود آن ها نیز زودتر براي پرداخت تسهیلات اشتغالزا اقدام کنند. 

 
 

 
امسال سه میلیون مودي جدید در کشور شناسایی شده است 

رئیس سازمان امور مالیاتی کشور هم در این شورا با اشاره به عزم این سازمان براي شناسایی مودیانی که ملزم به پرداخت مالیات هستند،
گفت: از ابتداي سال تاکنون سه میلیون مودي جدید شناسایی و براي آنها پرونده تشکیل شده است که شناسایی این تعداد مودي در حالی

 
که هنوز 11 ماه نیز از سال سپري نشده است تحول بزرگی براي جلوگیري از فرارهاي مالیاتی است. 

داوود منظور اظهار داشت: در حالی امسال سه میلیون مودي جدید شناسایی شده که کل مودیان شناسایی شده کشور تا پایان سال گذشته
6 میلیون نفر بودند و قطعا در سال آینده نیز مودیان جدید شناسایی خواهند شد بنابراین مودیان فعلی نگران اینکه مالیات آن ها افزایش

 
پیدا می کند، نباشند چون قرار نیست آن ها سال آینده مالیاتی اضافه پرداخت کنند. 

وي با تاکید بر اینکه وصول مالیات تنها بر مبناي قانون صورت گرفته و هیچ کس نمی تواند یک ریال مالیات خارج از چارچوب تعیین شده
اخذ کند، گفت: افزایش مالیاتی که قرار است سال آینده اتفاق بیفتد بین همه مودیان شناسایی شده تقسیم می شود که شامل سه میلیون

 
مودي شناسایی شده سال جاري و مودیان شناسایی شده سال آینده هم خواهد شد. 

رئیس سازمان امور مالیاتی کشور با بیان اینکه برنامه ریزي امسال براي وصول مالیات 270 هزار میلیارد تومان بوده که بخش اعظمی از آن

 
محقق شده است، گفت: این رقم براي سال آینده به 450 هزار میلیارد تومان خواهد رسید. 



 
 

 
مشکلات منطقه آزاد قصرشیرین با قید فوریت رسیدگی می شود 

وزیر امور اقتصادي و دارایی نیز که مهمان آنلاین شوراي گفت و گوي دولت و بخش خصوصی کرمانشاه بود، گفت: مشکلات منطقه آزاد

 
قصرشیرین که پس از گذشت حدود هفت ماه همچنان بلاتکلیف برخی کارهاست با قید فوریت رسیدگی خواهد شد. 

سید «احسان خاندوزي» افزود: اینکه هنوز پس از چند ماه ساز و کارهاي منطقه آزاد قصرشیرین و مدیریت اجرایی آن مشخص نشده باشد

 
مساله قابل توجیهی نیست و حتما مساله از طریق دبیر شوراي عالی مناطق آزاد تجاري و ویژه اقتصادي پیگیري می شود. 

وي همچنین با اشاره به اختصاص بودجه 70 میلیارد ریالی براي هر کدام از هفت منطقه آزاد جدید کشور که قصرشیرین هم شامل آن ها

 
می شود، افزود: تلاش می کنیم این رقم تا پایان سال جاري به این مناطق پرداخت شود. 

خاندوزي همچنین از افزایش اختیارات بانک ها در استان ها خبر داد و گفت: این مساله در جلسه اخیر ستاد اقتصادي دولت مطرح و در

 
نهایت به تصویب نیز رسید. 

وزیر امور اقتصادي و دارایی با اشاره به ارسال پرونده هاي فراوان بانکی به تهران براي تصمیم گیري، گفت: با افزایش اختیارات بانک ها که از

 
سال آینده عملیاتی می شود از این کار و در نتیجه اتلاف زمان جلوگیري خواهد شد. 

معاونان وزارت امور اقتصاد و دارایی امروز پنجشنبه براي افتتاح کارخانه فروآلیاژ اسلام آبادغرب به عنوان اولین سرمایه گذاري خارجی بخش

 
صنعت استان کرمانشاه به این استان سفر کردند. 

 
برچسب ها 

 
- استانداري کرمانشاه 

 
- سازمان امور مالیاتی کشور 

 
- توسعه اقتصادي 

 
- وزارت امور اقتصادي و دارایی 

 
- اشتغال زایی 

- کرمانشاه



چند درصد متقاضیان تسهیلات تولیدي دریافت کردند؟

منبع: خوزناشماره خبر:  115  |  تاریخ: 1400/11/22

بر اساس جدیدترین آمار منتشر شده از سوي وزارت صنعت، معدن و تجارت (صمت) در 9 ماهه امسال 25.7 درصد متقاضیان

 
تسهیلات رونق تولید و 13.3 درصد متقاضیان تسهیلات برنامه تولید و اشتغال دریافت کردند. 

به گزارش ایسنا، بر اساس این آمار در 9 ماهه امسال بیش از 14 هزار میلیارد تومان در قالب 3707 فقره تسهیلات براي تامین مالی بنگاه
هاي تولیدي کوچک، متوسط و طرح هاي نیمه تمام با پیشرفت بالاي 60 درصد، در راستاي اقتصاد مقاومتی و بیش از 2064 میلیارد تومان

 
تسهیلات برنامه تولید و اشتغال (تبصره 18) در قالب 237 فقره به استان هاي مختلف پرداخت شده است. 

در این مدت 14 هزار و 392 مورد ثبت نام براي استفاده از تسهیلات رونق تولید انجام شده که 7513 مورد براي دریافت بیش از 42 هزار
میلیارد تومان تسهیلات به بانک ها معرفی شدند و در نهایت 3707 فقره تسهیلات به ارزش بیش از 14 هزار میلیارد تومان پرداخت شده

 
است. یعنی حدود 25.7 درصد از کل ثبت نام کنندگان در 9 ماهه امسال موفق به دریافت این تسهیلات شدند. 

همچنین در 9 ماهه امسال 1778 مورد ثبت نام براي استفاده از تسهیلات برنامه تولید و اشتغال انجام شده که 34 مورد براي دریافت
تسهیلات 557 میلیارد تومانی به بانک معرفی شده اند. در نهایت 237 مورد پرداخت تسهیلات به ارزش 2064 میلیارد تومان صورت گرفته

 
است. یعنی حدود 13.3 درصد از کل ثبت نام کنندگان موفق به دریافت این تسهیلات شدند. 

لازم به یادآوري است که تسهیلات تبصره 18 قانون بودجه با بهره 14 درصد پرداخت می شود که متقاضیان می توانند با ثبت نام در سامانه
بهین یاب از این ظرفیت در راستاي تامین سرمایه در گردش، نوسازي و بازسازي و یا تکمیل واحدهاي تولیدي بالاي 60 درصد پیشرفت

 
فیزیکی استفاده کنند. 

 
کدام استان ها بیشتر تسهیلات تولیدي گرفتند؟ 

در این میان بر اساس جزئیات آمار هشت ماهه، خراسان رضوي بیشترین تسهیلات رونق تولید و اصفهان بیشترین تسهیلات برنامه تولید و
اشتغال (تبصره 18) را دریافت کرده اند، اما خراسان شمالی و سیستان و بلوچستان در حوزه تسهیلات رونق تولید و در زمینه تسهیلات تولید

و اشتغال، مناطق آزاد هیچ تسهیلاتی دریافت نکردند.



رشد 149 درصدي آموزش مهارتی در بخش خصوصی/ امسال یک میلیون

نفرآموزش فنی و حرفه اي دریافت کردند

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  116  |  تاریخ: 1400/11/22

غلامحسین حسینی نیا در گفت وگو با خبرنگار اقتصادي
خبرگزاري فارس در مورد مقایسه آموزش فنی و مهارتی قبل و
بعد از انقلاب اسلامی، گفت: شکل گیري آموزش هاي فنی و
حرفه اي غیر رسمی و به نوعی پایه هاي فعالیت سازمان
آموزش فنی و حرفه اي به «آیین نامه کارآموزي و افزایش
مهارت » مصوب 27 دي ماه 1339 شوراي عالی کار بر می

 
گردد. 

به گفته وي، پایه هاي آموزش فنی و حرفه اي در ایران بر چهار نهاد «اداره کل تعلیمات حرفه اي» ، «صندوق کارآموزي» ، «کانون هاي
کارآموزي» و «کانون هاي کار و آموزش کشور» استوار شد و در واقع هسته هاي کالبدي مهارت آموزي غیر رسمی کشور را شکل داده

 
بودند.   

رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور، این را هم گفت: تصویب  ماده واحده لایحه قانونی راجع به تشکیل سازمان آموزش فنی و
نیروي انسانی در 25 تیرماه 1359 شوراي انقلاب بود که وزارت کار و امور اجتماعی اجازه یافت تا با تمرکز اداره کل آموزش فنی و حرفه اي،
مراکز تعلیمات حرفه اي صندوق کارآموزي و کانون هاي کارآموزي، واحدهاي مربوط به اداره کل را به وجود آورد که هدف آن تأمین و

 
تربیت نیروي انسانی بر اساس سیاست هاي کلی دولت در بخش هاي کشاورزي، صنعت و خدمات بود. 

وي گفت: بدین ترتیب سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور، وارث مجموعه قوانین مربوط به تشکیل آن نهادها شده و نیز تمامی واحدهاي
آموزشی آنها را در اختیار گرفت. اگر چه تعداد واحدهاي آموزشی که به این ترتیب زیر نظر سازمان قرار گرفتند فقط 59 واحد بود، اما

 
بسیاري از آنها واحدهاي آموزشی بزرگ با تعداد کارگاه هاي متعدد بودند. 

حسینی نیا گفت: بعد از اتمام جنگ تحمیلی و شروع بازسازي کشور، آموزش هاي فنی و حرفه اي نیز در کنار سایر بخش هاي آموزشی و

 
اقتصادي مورد توجه قرار گرفت و به افزایش قابل توجه تا580 مرکز در سال 82 دست یافت. 

به گفته معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور در حال حاضر در چهار خوشه صنعت، خدمات،
کشاورزي و فرهنگ و هنر و با دارا بودن تعداد 641 مرکز دولتی و 10 هزار و 565 آموزشگاه فنی و حرفه اي آزاد (آموزشگاه هاي داراي ثبت
عملکرد آموزشی در پورتال سازمان)، 894 در کارگاه صنایع و اصناف، 4895 کارگاه ثابت شهري، 182 مرکز مدیریت مهارت آموزي و مشاوره
شغلی در دانشگاه (TCM)، 2074 کارگاه سیار شهري، 1348 کارگاه پادگان، 966 کارگاه زندان، 3284 کارگاه روستا، 1560 کارگاه صنایع
ضمن کار، 146 کارگاه صنایع بین کارگاهی،  148 کارگاه صنایع جوار کارگاهی،  6343 کارگاه مهارت آموزي محیط کار واقعی، 210 کارگاه

 
سیار عشایر و 31 مرکز تخصصی آموزش هاي کارآفرینی و مهارت کسب و کار به ارائه آموزش هاي مهارتی متناسب با نیاز بازار می پردازد. 

حسینی نیا در ادامه خاطرنشان کرد: در 9 ماهه سال جاري،  497 هزار و 302 نفـر در مراکـز دولتـی و 502 هــزار و 294 نفــر در



آموزشــگاه هــاي آزاد بخش خصوصی از کارجویـان، کارکنـان وظیفـه نیـرو هـاي مسـلح، زندانیـان، معتـادان بهبودیافتــه و متجاهــر،
افـراد داراي معلولیـت، زنــان سرپرســت خانوار/بدسرپرســت، روســتائیان، عشــایر، دانــش آمــوزان، دانشــجویان و فــارغ التحصیـلـان
دانشــگاهی، شــاغلان، پناهنــدگان و اتبــاع خارجـی در نه ماه سال جاري ( 8% رشـد در بخش دولتی و 149% رشــد در بخش

 
خصوصی  نسـبت بـه زمـان مشـابه)، موفق به کسب آموزش هاي مهارتی شده اند.  

انتهاي پیام/ب



متن قطعنامه همدلی مردم مازندران در جشن انقلاب

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  117  |  تاریخ: 1400/11/22

مردم دیار علویان در مراسم یوم االله 22بهمن1400 با قرائت قطعنامه در 6بند با ارزش ها و آرمان هاي انقلاب اسلامی بیعت کردند.

به گزارش خبرگزاري صداوسیماي مرکز مازندران؛ در بخشی از
این قطع نامه آمده است: شرکت کنندگان در مراسم یوم االله
22بهمن1400 با قرائت قطعنامه اي ضمن تجدیدمیثاق با
ارزش ها و آرمان هاي انقلاب اسلامی و بیعت با، ولی فقیه و
مقتداي عظیم الشان انقلاب اسلامی و همچنین ارواح طیبه
شهداي این مسیر نورانی بر حفظ وحدت ملی و دوري از هر
گونه اقدام و عمل تفرقه افکنانه و فتنه گرایانه جریان هاي

 
داخلی و خارجی تاکید کردند. 

 
متن قطع نامه مراسم یوم االله 22بهمن ماه 1400 به شرح زیر است. 

 
بسم االله الرحمن الرحیم 

 
ُ مَعَکُمْ وَ لنَْ یتَِرَکُمْ أعَْمالکَُمْ (سوره محمد آیه 35)  لْمِ وَ أنَتُْمُ الأَْعْلَوْنَ وَ االلهَّ فَلا تهَِنُوا وَ تدَْعُوا إلِىَ السَّ

پس هرگز سست نشوید و دشمنان را به صلح ذلتّ بار دعوت نکنید در حالی که شما برترید، و خداوند با شماست و چیزي از ثواب اعمالتان را

 
کم نمی کند! 

حمد و سپاس ذات اقدس احدیّت جلّ و علا را که چنین روزي به نام مقدس «یوم االله» آراسته گردید و نظام جمهوري اسلامی ایران، با قیام
قیامت گونه ملت، نخستین حکومت در عصر غیبت بر مبناي قرآن را ایجاد و در سایه ي نعمت اسلام و ولایت و رهبري پیامبرگونه حضرت
امام خمینی (قدس سره الشریف) حماسه اي بی نظیر برپا، و در پرتو آن محرومان و مستضعفان را فلاح و رستگاري بخشید و 22 بهمن را به

 
فجر رهایی مبدل و الگوي نجات بخش سایر ملل قرار داد. 

اینک در طلیعه چهل و چهارمین بهار استقلال، آزادي و جمهوري اسلامی که گفتمان انقلاب اسلامی با گسترش محور مقاومت و مقابله با
نظام استکبار و ایادي آن، فصل نوینی را در پیش روي جهانیان قرار داده و هندسه قدرت را تغییر و فتح دروازه تمدن نوین اسلامی را با
رهبري آیت االله العظمی امام خامنه اي (مد ظله العالی) مژده می دهد، ما شرکت کنندگان در مراسم 22بهمن به نمایندگی از تمام مردم حق
جو و حق گوي ایران اسلامی و پیروان راه و مرام شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی، ضمن تجدیدمیثاق با ارزش ها و آرمان هاي انقلاب
اسلامی و بیعت با، ولی فقیه و مقتداي عظیم الشان انقلاب اسلامی و همچنین ارواح طیبه شهداي این مسیر نورانی به شکرانه سالگشتِ
پیروزي انقلاب از عید ولادت حضرت زهرا (سلام االله علیها) تا ولادت امیرالمومنین علی (علیه السلام) را جشن گرفته و یوم االله 22بهمن را
در قامت یک جشن بزرگ ملی گرامی داشته و با بانگ رساي توحیدي «االله اکبر ـ خامنه اي رهبر» و فریاد کوبنده «مرگ بر آمریکا، مرگ بر

 
انگلیس و مرگ بر اسرائیل» اعلام می نماییم: 

1- ملت شهید پرور و خداجوي ایران اسلامی، تحت هدایت و رهبري هوشمندانه مقام معظم رهبري و بر حسب بینش انقلابی خود، نیک



دریافته است که دشمن کژ اندیش و اهرمن خوي می کوشد که با تهاجم ترکیبی و با بهره گیري از دیکتاتوري رسانه اي، اقدامات فخرآفرین
و حماسه هاي بزرگ پیشرفت در عرصه هاي گوناگون را کم رنگ و بی اهمیت نشان دهد؛ از این رو، از تمامی دستگاه هاي ذیربط بخصوص
رسانه ملی و همچنین اندیشمندان، اهل قلم و افسران جنگ نرم می خواهیم که در جـهاد گسترده تبیین، ترفـند هاي دشمنان را نقش بر
آب کرده و مردم ایران، نسل جوان و نیز افکار عمومی مسلمانان و جهانیان را از دستاورد هاي بزرگ ملت ایران در پرتو انقلاب اسلامی آگاه

 
سازند. 

2- ادامه مسیر پر فروغ انقلاب اسلامی، درس آموزي و عمل به بیانیه گام دوم انقلاب است و با جهاد تبیین به عنوان فریضه قطعی و فوري
می توان به بلنداي تشخیص نیاز لحظه و قله هاي رفیع آن دست یافت و ارتقاي روز افزون حوزه هاي علمی و فناوري، اقتصادي و نظامی و
بویژه استیفاي کامل حقوق هسته اي ملت ایران و تقویت روز افزون بنیه صنایع بازدارنده دفاعی و موشکی را مطالبه همگان دانسته و ضمن
محکوم نمودن مواضع مقامات ارشد غربی درباره مبانی دفاعی ایران، با تقدیر از تلاش هاي تیم مذاکره کننده، خواهان تبعیت از منویات، ولی
امر مسلمین و توجه به قوانین مجلس شوراي اسلامی با تکیه بر عزم خلل ناپذیر جوانان مومن انقلابی کشور در فتح قله هاي پیشرفت و

 
توسعه کشور هستیم. 

3- تحقق اقتصادمقاومتی در سایه جهش و جهاد تولید را تنها راهکار حل مشکلات اقتصادي کشور دانسته و ضمن مطالبه جدي و تاکید بر
اهتمام مضاعف مسئولان، نهاد هاي قانون گذار و دستگاه هاي اجرایی به منظور پشتیبانی ها و مانع زدایی ها، ارتقاي کیفیت محصولات
داخلی را از تولیدکنندگان خواستاریم و این مهم را در سایه توجه به افسران و رزمندگان جنگ اقتصادي، یعنی کارآفرینان و کارگران، قابل

 
تحقق می دانیم. 

ما شرکت کنندگان در این حماسه ملی، خود را ملزم به استفاده از کالا هاي بومی با هدف حمایت از اشتغال و رفع بیکاري جوانان دانسته و
از هموطنان عزیزمان دعوت می نماییم با رعایت اصلاح الگوي مصرف و حمایت از کار و کالاي ایرانی، در جهت تحقق نظام پیشرفته اسلامی

 
قدم بردارند. 

4- بار دیگر بر حفظ وحدت ملی و دوري از هرگونه اقدام و عمل تفرقه افکنانه و فتنه گرایانه جریان هاي داخلی و خارجی تاکید و بر حمایت
همه جانبه خود از همبستگی جهان اسلام و جبهه مقاومت دفاع از فلسطین و قدس اشغالی به عنوان مساله اول مسلمین تصریح و همچنین

 
جنایات وحشیانه رژیم مرتجع آل سعود و هم پیمانان آن در یمن و سکوت مجامع بین المللی و مدعی حقوق بشر را محکوم می نمائیم. 

5- با تقدیر از تلاش هاي دولت مردمی و خدمت گذار، مجلس انقلابی و قوه قضائیه عدالت محور، بر پیگیري مطالبات و انتظارات بر حق
مردم، مبارزه با فساد، مسدود نمودن روزنه هاي تبعیض، رانت خواري و جلوگیري از حاکم نمودن جو یأس و ناامیدي در کشور و رفع

 
مشکلات معیشتی تاکید می نماییم. 

6- ما ملت انقلابی و استکبارستیز ضمن حمایت از رویکرد جدید دولت بر ایجاد تعادل و توازن در تعامل با کشور ها و وقوف کامل به نقشه
هاي شوم شیطان بزرگ آمریکاي جنایتکار و آگاهی از جنگِ شناختی و رسانه اي دشمن، هر گونه مداخله و شبه افکنی و تخریب چهره نظام
مقدس جمهوري اسلامی را خیال خام دانسته و از پیشرفت ها و دستاورد هاي بزرگ در حوزه علم و فن آوري، نظامی، امنیتی و سیاسی

 
حمایت قاطع نموده و آمادگی خود را براي جان فشانی و دفاع در مقابل هرگونه تهدید احتمالی اعلام می نماییم. 

 
والسلام علیکم و رحمه االله و برکاته 

بیست و دوم بهمن 1400



میز خدمت بنیاد شهید و امور ایثارگران در مراسم نمازجمعه

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  118  |  تاریخ: 1400/11/22

معاون تعاون و امور اجتماعی و تعدادي از مدیران کل بنیاد شهید و امور ایثارگران روز جمعه 22 بهمن ماه با حضور در میز خدمت
در نمازجمعه تهران به سؤال ها و درخواست هاي ایثارگران پاسخ دادند.

به گزارش «ایثار»، محمود پاکدل معاون تعاون و امور اجتماعی، محمدحسن علی نقیان افجه اي
مدیرکل مراجعات و پاسخگویی به ایثارگران و مجید عابدي مدیرکل بازرسی، ارزیابی عملکرد،
رسیدگی و پاسخگویی به شکایات بنیاد شهید و امور ایثارگران جهت رسیدگی به درخواست ها
و سؤالات ایثارگران در میز خدمت بنیاد شهید و امور ایثارگران در مصلاي تهران محل برگزاري

 
نماز جمعه حضور یافتند. 

مدیران بنیاد شهید و امور ایثارگران و کارشناسان پاسخگویی اداره کل مراجعات و پاسخگویی به
ایثارگران ضمن دیدار با جامعه معزز ایثارگري، مشکلات این عزیزان در موضوع هاي مختلف مانند مسکن، اشتغال، درمان، بیمه و معیشت

ایثارگران را بررسی و پاسخ هاي لازم را ارائه کردند.



گشایش نخستین مرکز مشاوره تخصصی اطلاع رسانی و خدمات کارآفرینی

منبع: آناشماره خبر:  119  |  تاریخ: 1400/11/22

نخستین مرکز مشاوره تخصصی اطلاع رسانی و خدمات کارآفرینی در آیینی با همکاري مرکز رشد فناوري دانشگاه آزاد اسلامی واحد
یزد راه اندازي شد.

نخستین مرکز مشاوره تخصصی اطلاع رسانی و خدمات کارآفرینی در آیینی با همکاري مرکز رشد فناوري دانشگاه آزاد اسلامی واحد

 
یزد راه اندازي شد. 

 
 

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي خبرگزاري آنا از یزد، همزمان با ایام االله دهه مبارك فجر با حضور مسئولان استانی و دانشگاهی، آیین
مراسم گشایش نخستین مرکز مشاوره، اطلاع رسانی و خدمات کارآفرینی در کشور به همت مرکز مشاوره و خدمات کارآفرینی اطلس

 
کارآفرینی آتی نما در دانشگاه آزاد اسلامی واحد یزد برگزار شد. 

این آیین با حضور محمدرضا فلاحتی سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان یزد، علی پاکدل مدیرکل فناوري اطلاعات و
ارتباطات استان یزد، محمد پورشمس مشاور ارشد صنعت استان یزد و هیئت همراه در معیت محمدرضا دهقانی اشکذري رئیس دانشگاه آزاد
یزد، معاونان و مدیران این دانشگاه برگزار و نخستین مرکز مشاوره و خدمات کارآفرینی در واحد یزد با همکاري مرکز مشاوره و خدمات

 
کارآفرینی اطلس کارآفرینی آتی نما در محل ساختمان ولی عصر (عچ) دانشگاه آزاد اسلامی واحد یزد گشایش یافت.(بیشتر بخوانید) 

محمدرضا فلاحتی سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان یزد در این مراسم تبیین کرد: مراکز مشاوره، اطلاع رسانی و خدمات
کارآفرینی، مراکزي هستند که در حوزه کسب و کار می توانند نقش آفرینی کرده و جوانان و فارغ التحصیلان دانشگاهی را به صورت خلاقانه

 
در حوزه کسب و کار راهنمایی کنند. 



 
 

وي بیان کرد: در نگاه کوتاه مدت براي رفع مشکل بیکاري استان یزد، باید به فارغ التحصیلان دانشگاهی مهارت هاي نرم را آموزش داد و

 
اعتماد به نفس آنها را بالا برد. 

مرکز مشاوره و خدمات کارآفرینی اطلس کارآفرینی آتی نما که یکی از شرکت هاي مستقر در مرکز رشد واحدهاي فناور دانشگاه آزاد یزد
است در چارچوب مجوز صادره در زمینه هایی مانند شبکه سازي و به هم رسانی کسب و کارهاي یک رسته شغلی، ارائه مشاوره تخصصی به
صاحبان ایده هاي نوآورانه ازجمله تهیه و اجراي طرح توجیهی فنی و اقصادي (امکان سنجی FS) طرح کسب و کار (bm)، هدایت صاحبان
سرمایه و ایده در چارچوب طرح هاي نوآورانه و بازارپذیري کسب و کار، ارائه مشاوره هاي تخصصی به کارآفرینان و کسب و کارهاي نو با
استارت آپ ها و کسب و کارهاي تعاون محور با رویکرد افزایش توان رقابت پذیري در بازارهاي هدف و حمایت و مشاوره در راستاي کسب و

 
کارهاي تعاونی و و نوپا براي جذب فناوري هاي نوین و افزایش دانش فنی بنگاه هاي اقتصادي تعاونی برنامه ریزي و مدیریت لازم را دارد. 

انتهاي پیام/4062/



در قطعنامه 22 بهمن مطرح شد؛ادامه مسیر پر فروغ انقلاب اسلامی عمل به بیانیه

گام دوم انقلاب است

منبع: حجشماره خبر:  120  |  تاریخ: 1400/11/22

در قطعنامه 22 بهمن تاکید شد: ادامه مسیر پر فروغ انقلاب اسلامی، عمل به بیانیه گام ...

در قطعنامه 22 بهمن تاکید شد: ادامه مسیر پر فروغ انقلاب اسلامی،
عمل به بیانیه گام دوم انقلاب است و با جهاد تبیین می توان به بلنداي

 
تشخیص نیاز لحظه و قله هاي رفیع آن دست یافت. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی حج، در راهپیمایی خودرویی و موتوري یوم

 
االله 22 بهمن، قطعنامه سراسري این راهپیمایی در 6 بند قرائت شد. 

 
متن قطعنامه راهپیمایان 22 بهمن 1400 به این شرح است: 

 
بسم االله الرحمن الرحیم 

 
ُ مَعَکُمْ وَ لنَْ یتَِرَکُمْ أعَْمالکَُمْ (سوره محمد آیه 35)  لْمِ وَ أنَتُْمُ الأَْعْلَوْنَ وَ االلهَّ فَلا تهَِنُوا وَ تدَْعُوا إلِیَ السَّ

 
پس هرگز سست نشوید و دشمنان را به صلح ذلتّ بار دعوت نکنید در حالی که شما برترید. 

 
و خداوند با شماست و چیزي از ثواب اعمالتان را کم نمی کند! 

حمد و سپاس ذات اقدس احدیّت جلّ و علا را که چنین روزي به نام مقدس «یوم االله» آراسته گردید و نظام جمهوري اسلامی ایران، با قیام
قیامت گونه ملت، نخستین حکومت در عصر غیبت بر مبناي قرآن را ایجاد و در سایه ي نعمت اسلام و ولایت و رهبري پیامبرگونه حضرت
امام خمینی (قدس سره الشریف) حماسه اي بی نظیر برپا، و در پرتو آن محرومان و مستضعفان را فلاح و رستگاري بخشید و 22 بهمن را به

 
فجر رهایی مبدل و الگوي نجات بخش سایر ملل قرار داد. 

اینک در طلیعه چهل و چهارمین بهار استقلال، آزادي و جمهوري اسلامی که گفتمان انقلاب اسلامی با گسترش محور مقاومت و مقابله با
نظام استکبار و ایادي آن، فصل نوینی را در پیش روي جهانیان قرار داده و هندسه قدرت را تغییر و فتح دروازه تمدن نوین اسلامی را با
رهبري آیت االله العظمی امام خامنه اي (مد ظله العالی) مژده می دهد، ما شرکت کنندگان در مراسم 22 بهمن به نمایندگی از تمام مردم
حق جو و حق گوي ایران اسلامی و پیروان راه و مرام شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی، ضمن تجدید میثاق با ارزش ها و آرمان هاي انقلاب
اسلامی و بیعت با، ولی فقیه و مقتداي عظیم الشان انقلاب اسلامی و همچنین ارواح طیبه شهداي این مسیر نورانی به شکرانه سالگشتِ
پیروزي انقلاب از عید ولادت حضرت زهرا (سلام االله علیها) تا ولادت امیرالمومنین علی (علیه السلام) را جشن گرفته و یوم االله 22 بهمن را
در قامت یک جشن بزرگ ملی گرامی داشته و با بانگ رساي توحیدي «االله اکبر خامنه اي رهبر» و فریاد کوبنده «مرگ بر آمریکا، مرگ بر

 
انگلیس و مرگ بر اسرائیل» اعلام می کنیم: 

1- ملت شهید پرور و خداجوي ایران اسلامی، تحت هدایت و رهبري هوشمندانه مقام معظم رهبري و بر حسب بینش انقلابی خود، نیک



دریافته است که دشمن کژ اندیش و اهرمن خوي می کوشد که با تهاجم ترکیبی و با بهره گیري از دیکتاتوري رسانه اي، اقدامات فخرآفرین
و حماسه هاي بزرگ پیشرفت در عرصه هاي گوناگون را کم رنگ و بی اهمیت نشان دهد؛ از این رو، از تمامی دستگاه هاي ذیربط بخصوص
رسانه ملی و همچنین اندیشمندان، اهل قلم و افسران جنگ نرم می خواهیم که در جهاد گسترده تبیین، ترفندهاي دشمنان را نقش بر آب
کرده و مردم ایران، نسل جوان و نیز افکار عمومی مسلمانان و جهانیان را از دستاوردهاي بزرگ ملت ایران در پرتو انقلاب اسلامی آگاه سازند.

2- ادامه مسیر پر فروغ انقلاب اسلامی، درس آموزي و عمل به بیانیه گام دوم انقلاب است و با جهاد تبیین به عنوان فریضه قطعی و فوري
می توان به بلنداي تشخیص نیاز لحظه و قله هاي رفیع آن دست یافت و ارتقاي روز افزون حوزه هاي علمی و فناوري، اقتصادي و نظامی و
بویژه استیفاي کامل حقوق هسته اي ملت ایران و تقویت روز افزون بنیه صنایع بازدارنده دفاعی و موشکی را مطالبه همگان دانسته و ضمن
محکوم نمودن مواضع مقامات ارشد غربی درباره مبانی دفاعی ایران، با تقدیر از تلاش هاي تیم مذاکره کننده، خواهان تبعیت از منویات، ولی
امر مسلمین و توجه به قوانین مجلس شوراي اسلامی با تکیه بر عزم خلل ناپذیر جوانان مؤمن انقلابی کشور در فتح قله هاي پیشرفت و

 
توسعه کشور هستیم. 

3- تحقق اقتصاد مقاومتی در سایه جهش و جهاد تولید را تنها راهکار حل مشکلات اقتصادي کشور دانسته و ضمن مطالبه جدي و تاکید بر
اهتمام مضاعف مسئولان، نهادهاي قانون گذار و دستگاه هاي اجرایی به منظور پشتیبانی ها و مانع زدایی ها، ارتقاي کیفیت محصولات
داخلی را از تولید کنندگان خواستاریم و این مهم را در سایه توجه به افسران و رزمندگان جنگ اقتصادي، یعنی کارآفرینان و کارگران، قابل
تحقق می دانیم. ما شرکت کنندگان در این حماسه ملی، خود را ملزم به استفاده از کالاهاي بومی با هدف حمایت از اشتغال و رفع بیکاري
جوانان دانسته و از هموطنان عزیزمان دعوت می نمائیم با رعایت اصلاح الگوي مصرف و حمایت از کار و کالاي ایرانی، در جهت تحقق نظام

 
پیشرفته اسلامی قدم بردارند. 

4- بار دیگر بر حفظ وحدت ملی و دوري از هرگونه اقدام و عمل تفرقه افکنانه و فتنه گرایانه جریان هاي داخلی و خارجی تاکید و بر حمایت
همه جانبه خود از همبستگی جهان اسلام و جبهه مقاومت دفاع از فلسطین و قدس اشغالی به عنوان مساله اول مسلمین تصریح و همچنین

 
جنایات وحشیانه رژیم مرتجع آل سعود و هم پیمانان آن در یمن و سکوت مجامع بین المللی و مدعی حقوق بشر را محکوم می نمائیم. 

5- با تقدیر از تلاش هاي دولت مردمی و خدمت گذار، مجلس انقلابی و قوه قضائیه عدالت محور، بر پیگیري مطالبات و انتظارات بر حق
مردم، مبارزه با فساد، مسدود نمودن روزنه هاي تبعیض، رانت خواري و جلوگیري از حاکم نمودن جو یأس و ناامیدي در کشور و رفع

 
مشکلات معیشتی تاکید می نماییم. 

6- ما ملت انقلابی و استکبارستیز ضمن حمایت از رویکرد جدید دولت بر ایجاد تعادل و توازن در تعامل با کشورها و وقوف کامل به نقشه
هاي شوم شیطان بزرگ آمریکاي جنایتکار و آگاهی از جنگِ شناختی و رسانه اي دشمن، هرگونه مداخله و شبه افکنی و تخریب چهره نظام
مقدس جمهوري اسلامی را خیال خام دانسته و از پیشرفت ها و دستاوردهاي بزرگ در حوزه علم و فن آوري، نظامی، امنیتی و سیاسی

 
حمایت قاطع نموده و آمادگی خود را براي جان فشانی و دفاع در مقابل هرگونه تهدید احتمالی اعلام می نمائیم. 

 
والسلام علیکم و رحمه االله و برکاته 

بیست و دوم بهمن 1400



نومیدي دموکرات ها از انتخاب مجدد جو بایدن!

منبع: بهار نیوزشماره خبر:  121  |  تاریخ: 1400/11/22

گروه بین الملل: گاف هاي رئیس جمهور آمریکا تمامی ندارد و این بار نیز در مصاحبه اي با شبکه «ان بی سی»، نام کشور افغانستان را

 
با اوکراین و عراق اشتباه گرفت! 

 
 

«جو بایدن» که به بیماري زوال عقل و آلزایمر رو به پیشرفت مبتلاست، در مصاحبه اي با رسانه هاي این کشور و در تاکید بر درستی تصمیم
واشنگتن در خروج از افغانستان، نام کشور یاد شده را ابتدا با اوکراین و سپس با عراق اشتباه کرد! بایدن گفت: ما کوچک ترین فرصتی براي
متحد کردن اوکراین نداشتیم. یعنی ببخشید عراق. افغانستان! دستیابی به این امر غیرممکن بود. وي پیشتر نیر نام «ولادیمیر پوتین» رئیس
جمهور روسیه را اشتباه تلفظ کرد و همچنین سوریه را با لیبی و عراق را با ایران اشتباه گرفته بود. او بارها «کاملا هریس» معاون خود را
رئیس جمهور خطاب کرده است! گاف هاي بایدن به حدي شده است که پیشتر نمایندگان کنگره آمریکا خواستار انجام تحقیقات براي اثبات
صحت سلامت روان وي شده اند. علاوه بر این مسئله، محبوبیت رو به کاهش وي نیز، این رئیس جمهور 79 ساله را به خطر استیضاح نزدیک

 
کرده است. 

 
بایدن پس از تقدیم افغانستان به تروریست ها حالا در فکر تسلیم اوکراین به روس هاست! 

جو بایدن که سیاست هایش صداي هم پیمانانش را هم در آورده، پس از تقدیم کردن افغانستان به تروریست هاي طالبان و القاعده این بار
صدد تقدیم اوکراین به روسیه است! بایدن در گفت وگو با ان بی سی نیوز گفت: شهروندان آمریکا باید همین حالا اوکراین را ترك کنند.
اینطور نیست که با یک سازمان تروریستی طرف باشیم. طرف حساب ما یکی از بزرگترین ارتش هاي دنیا است. وضعیت بسیار متفاوتی است
و اوضاع ممکن است خیلی سریع به هم بخورد. بایدن گفت: اگر آمریکا و روسیه در ارتباط با اوکراین وارد درگیري نظامی شوند، جنگ جهانی

 
به راه می افتد! 

رئیس جمهوري آمریکا گفت: شهروندان آمریکا باید همین حالا اوکراین را ترك کنند. این طور نیست که با یک سازمان تروریستی طرف
باشیم. طرف حساب ما یکی از بزرگترین ارتش هاي دنیا است. وضعیت بسیار متفاوتی است و اوضاع ممکن است خیلی سریع به هم بخورد.
مجري ان بی سی از بایدن پرسید در چه حالتی او ممکن است براي کمک به تخلیه آمریکایی ها به اوکراین نیرو بفرستد؟ بایدن در پاسخ
گفت: چنین حالتی وجود ندارد. اگر آمریکایی ها و روسیه اي ها شروع به شلیک به سمت هم کنند، جنگ جهانی اتفاق افتاده است. جو
بایدن در بخش دیگري از مصاحبه با ان بی سی گفت: اگر (پوتین) آن قدر احمق باشد که وارد اوکراین شود آن قدر باهوش هست که کاري
انجام ندهد که بر شهروندان آمریکا اثر منفی داشته باشد. خبرنگار ان بی سی پرسید: این را هیچ وقت به او (پوتین) گفته اید؟ بایدن در



 
جواب گفت: بله. 

 
نومیدي دموکرات ها از انتخاب مجدد بایدن! 

 
 

فاکس نیوز نزدیک به جمهوري خواهان گزارش داد : در پی سقوط آزاد محبوبیت بایدن و افزایش نارضایتی هاي مردم از رشد تورم و ...

 
دموکرات ها، کاندیداتوري هیلاري کلینتون به جاي بایدن براي انتخابات 2024 را مطرح کردند! 

 
رکورد 40 ساله تورم در آمریکریک شکسته شد 

رویترز گزارش داد: قیمت هاي مصرف کننده در آمریکا در ماه ژانویه افزایش یافته و به بالاترین رقم افزایش تورم در 40 سال گذشته منجر
شد. رویترز در گزارش افزایش نرخ تورم در آمریکا نوشت: شاخص قیمت مصرف کننده ماه گذشته 0.6 درصد افزایش داشت. وزارت کار
آمریکا روز پنجشنبه اعلام کرد که این افزایش در 12 ماه منتهی به ژانویه 7.5 درصد افزایش داشته که بالاترین رقم از فوریه 1982 تاکنون
است. اقتصاد آمریکا با تورم بالا در دوران همه گیري مواجه است و قدرت خرید را در خانواده هاي آمریکایی کاهش داده و باعث افت
محبوبیت جو بایدن رئیس جمهوري آمریکا شده است. این به رغم رشد اقتصادي آمریکا در سال 2021 و اشتغال زایی است. اقتصاد دانان
انتظار دارند بانک مرکزي آمریکا ( فدرال رزرو) نرخ بهره را امسال تا 25 صدم درصد افزایش دهند. آنها تورم را به دلیل عوامل متعددي از
کمک هاي مالی کووید-19 گرفته تا طرح هاي چند تریلیون دلاري فدرال و کمبود کالاها و نیروي انسانی به دلیل اختلال در زنجیره عرضه
می دانند. افزایش تورم در آمریکا شامل همه چیز از گوشت گرفته تا خواروبار و قیمت مسکن، بنزین، هزینه نگهداري کودکان و دیگر هزینه

 
ها می شود و ظاهرا نقش زیادي در محبوبیت پایین دولت بایدن در دوره یکساله ریاست جمهوري اش داشته است. 

 
رسوایی مالی پسر رییس جمهور آمریکا 

پسر رئیس جمهوري آمریکا با یکی از نخست وزیران سابق قزاقستان که اکنون به خیانت متهم شده، همکاري می کرد تا میانجی گر یک
معامله پرسود در ارتباط با خط لوله نفتی باشد. ایمیل هایی که به دست روزنامه دیلی میل رسیده است نشان می دهند که هانتر بایدن، پسر
جو بایدن، رئیس جمهوري آمریکا با کریم ماسیموف، نخست وزیر سابق قزاقستان که اکنون با اتهامات خیانت مواجه است، همدست شده بود
تا یک قرارداد 120 میلیون دلاري در رابطه با خط لوله نفتی ببندند. این اقدام پس از آن صورت گرفت که تلاش هاي مشابه با مخالفت
شرکت هاي انرژي غربی مواجه شد. هنوز هیچ سند و مدرکی دال بر این که اتهامات ماسیموف به این توافق خط لوله نفتی هانتر مرتبط
است، وجود ندارد. یکی از این قراردادهاي انرژي پیشنهاد شده هانتر شامل شرکت ملی نفت فلات قاره چین، یکی از بزرگ ترین شرکت هاي
نفتی چین بود. این شرکت در سال 2020 و مجددا در سال 2021 به خاطر اتهام مشارکت در رفتارهاي تهاجمی دولت پکن در دریاي چین
جنوبی تحریم شد. ایمیل ها از لپ تاپ مفقود شده هانتر بایدن نشان می دهند که وي در سال هاي 2014 و 2015 به پکن و قزاقستان سفر



کرده بود تا یک قرارداد نفتی پرسود میان این دو طرف ببندد. هانتر بایدن از طرف شرکت نفت اوکراینی بوریزما که در هیات مدیره آن
حضور داشت، واسطه بسته شدن این قرارداد بود. همچنان جار و جنجال شدیدي در خصوص نقش هانتر بایدن در این شرکت اوکراینی وجود
دارد. اما مشارکت شرکاي تجاري چینی هانتر بایدن با شرکت اوکراینی بوریزما بعد جدید و نگران کننده اي براي معاملات وي در شرق اروپا
به وجود می آورد چرا که نشان می دهد وي براي قراردادي تلاش می کرد که می توانست به صورت غیرمستقیم منافع انرژي براي دولت
چین و میلیون ها دلار پول براي خودش به همراه داشته باشد. شرکت ملی نفت فلات قاره چین سال ها تلاش کرد تا وارد بازار انرژي
قزاقستان شود چرا که آن را از نظر استراتژیکی منبعی پر سود از نفت و گاز براي چین می داند. دولت هاي چین و قزاقستان همچنین سال

هاست که براي ساخت یک خط لوله میان این دو کشئر مذاکره کرده اند.



تولید صادرات محور، مستلزم برطرف کردن شکاف تکنولوژیک در خطوط تولید است

منبع: تحلیل بازارشماره خبر:  122  |  تاریخ: 1400/11/22

شافعی، رئیس اتاق ایران، معتقد است که موفقیت کشور در زمینه تولید اشتغال آفرین و صادرات محور، نیازمند برطرف کردن شکاف
میان سطح تکنولوژي خطوط تولید داخلی و جهانی است.

 رئیس اتاق ایران: تولید صادرات محور، مستلزم برطرف کردن

 
شکاف تکنولوژیک در خطوط تولید است 

شافعی، رئیس اتاق ایران، معتقد است که موفقیت کشور در زمینه تولید اشتغال آفرین و صادرات محور، نیازمند برطرف کردن شکاف میان

 
سطح تکنولوژي خطوط تولید داخلی و جهانی است. 

 
 

به گزارش بازار به نقل از اتاق ایران، مقام معظم رهبري در دیدار با تولیدکنندگان کشور که روز دهم بهمن 1400 برگزار شد، بر ضرورت
توجه به «تولید اشتغال آفرین و صادرات محور» در راستاي عبور کشور از مشکلات اقتصادي تاکید کردند. غلامحسین شافعی، رئیس اتاق
بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي ایران، با اشاره به سخنان رهبري، تنها راه عبور از تورم، بیکاري، فقر و همچنین بهبود وضعیت اقتصادي
کشور را توجه به این نکته می داند و می گوید: «ما به عنوان بخش خصوصی امیدواریم که طبق صحبت هاي رهبري، قواي محترم سه گانه
این سیاست را در اولویت اول خود قرار دهند. به این معنا که هر اقدام و یا دستورالعملی که قرار است در هر کدام از قواي کشور به اجرا در

 
بیاید با این اولویت سنجیده شده که آیا در مسیر تولید صادراتی مانع ایجاد می کند یا این فعالیت ها را تسهیل می کند.» 

شافعی، درعین حال اذعان داشت که کاهش ارزش پول ملی در کنار تحریم هاي ظالمانه باعث شده که تولیدکنندگان داخلی تا حدودي توان
به روزرسانی فناوري هاي خط تولید خود را از دست بدهند و همین امر در سطح فناوري بین تولیدات ایران و جهان شکاف به وجود آورده

 
است. 

او می گوید: «این سطح پایین فناوري در کیفیت پایین، قیمت بالا، قدرت رقابت پذیر کم و پیچیدگی پایین بازتاب پیدا کرده است. لذا بدون
برطرف کردن این شکاف تکنولوژیک با مشارکت بخش خصوصی، قادر نخواهیم بود که کالاهاي پیچیده و رقابت پذیر در سطح جهانی تولید



 
کنیم.» 

رئیس پارلمان بخش خصوصی همچنین خواستار مشارکت دادن نخبگان اقتصادي و فعالان بخش خصوصی در فرآیند تدوین و طراحی سند

 
راهبردي توسعه صنعتی کشور است که در دیدار اخیر از سوي مقام معظم رهبري بر عهده دولت گذاشته شد. 

در دیدار اخیر مقام معظم رهبري با فعالان اقتصادي، شما نیز به عنوان یک فعال اقتصادي و رئیس پارلمان بخش خصوصی حضور داشتید.

 
برداشت کلی شما از سخنان ایشان چه بود؟ 

بله همان طور که اشاره کردید رهبر معظم انقلاب در آستانه سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی دیداري با جمعی از تولیدکنندگان و فعالان
صنعتی داشتند که به نظر من این دیدار از منظر صحبت ها و نکات عالمانه اي که مقام معظم رهبري از زاویه مدیریت اقتصادي کشور مورد
تاکید قرار دادند، بسیار حائز اهمیت است. نکته اي که براي بنده به عنوان یک فعال اقتصادي بخش خصوصی ارزنده بود، تعبیر ایشان از
جایگاه کارآفرینان و فعالان اقتصادي بود که آن ها را افسران جنگ اقتصادي خواندند و ایستادگی تولیدکنندگان در مقابل دشمن را در واقع
جهاد و از بزرگ ترین عبادت ها معرفی کردند. این اعتبار و جایگاهی که ایشان براي فعالان اقتصادي و تولیدکنندگان داخلی قائل هستند، به

 
جرات می توانم بگویم که در بین مسئولان اقتصادي کشور بی نظیر است. 

بخشی از موانعی که در حال حاضر پیش روي تولیدکنندگان و صادرکنندگان وجود دارد، ناشی از همین عدم همبستگی و باور به ظرفیت ها
و توانمندي هاي فعالان بخش خصوصی است که انشااالله با تاکیدات رهبري، این فضا بهبود پیدا کند. لذا امیدواریم که در انجام اصلاحات
اقتصادي، رویکردي اقناعی و مشارکت جویانه نسبت به مردم و بخش خصوصی دنبال شود. راه حل هاي گذشته پاسخگوي حل مشکلات
امروز کشور نیست و در حال حاضر اقتصاد کشور نیز دیگر فرصت و توان حرکت بر اساس آزمون وخطا را ندارد و باید بر اساس نظر

 
کارشناسان و متخصصان حوزه اقتصادي، ریل گذاري حرکت اقتصادي کشور را تغییر داد. 

در صحبت هاي که در این جلسه صورت گرفت، مقام معظم رهبري تاکید ویژه اي بر نقش تولید اشتغال آفرین و صادرات محور در راستاي

 
عبور کشور از مشکلات اقتصادي و آسیب ندیدن در مقابل تکانه هاي داخلی و خارجی داشتند. نظر شما چیست؟ 

بله حمایت از تولید و صنایع اشتغال آفرین، دانش بنیان و صادرات محور یکی از نکاتی بود که ایشان چندین بار در این جلسه روي آن تاکید
کردند. همان طور که در صحبت هاي ایشان هم منعکس شده بود، به لحاظ شاخص هاي اقتصاد کلان، کشور به ویژه در دهه 90 از شرایط
مطلوبی برخوردار نیست و ما با مشکلاتی از قبیل تورم، بیکاري، فقر و نابرابري روبه رو هستیم و تنها راه عبور از این مشکلات و بهبود
وضعیتی معیشتی و اقتصادي مردم، تولید فناورانه صادرات محور و اشتغال آفرین است که طی سالیان اخیر مرتباً توسط مقام معظم رهبري
به آن اشاره شده است و در این جلسه نیز چندین بار مورد تاکید قرار گرفت. ما به عنوان بخش خصوصی امیدواریم که طبق صحبت هاي
رهبري، قواي محترم سه گانه این سیاست را در اولویت اول خود قرار دهند. به این معنا که هر اقدام و یا دستورالعملی که قرار است در هر
کدام از قواي کشور به اجرا در بیاید با این اولویت سنجیده شده که آیا در مسیر تولید صادراتی مانع ایجاد می کند یا این فعالیت ها را
تسهیل می کند؟ آیا هزینه هاي تحمیلی به تولیدکنندگان و فعالان اقتصادي را افزایش می دهد یا باعث کاهش آن می شود؟ آیا موجب
افزایش قدرت رقابت پذیري کالاهاي صادراتی کشور می شود و یا خیر؟ آیا این سیاست در راستاي تقویت بخش خصوصی مولد عمل می

 
کند یا خیر؟ 

البته این مسئله بارها هم از جانب کارشناسان و متخصصان اقتصادي کشور و هم از طرف فعالان اقتصادي کشور مورد تاکید قرار گرفته ولی
تاکنون و حداقل در مقام اجرا به آن توجهی نشده است. در این راستا باید توجه شود که تولید در اقتصاد کشور از یک ماهیت نظام وار
برخوردار است، به این معنا که جنبه هاي مختلف ساختار اقتصادي کشور بر روي آن تأثیرگذار است و لذا سیاست هاي جزئی نگر نمی تواند
در این زمینه موفق باشد. به عبارت دیگر، تا زمانی که ما مشکلات کلان حاکم بر اقتصاد کشور را حل نکنیم، تولید به صورت گسترده محقق
نخواهد شد. براي نمونه یکی از مهم ترین مشکلات ساختاري اقتصاد ایرآن که فشار سنگینی بر تولیدکنندگان تمامی حوزه ها وارد می کند،
بی ثباتی محیط کلان اقتصاد ناشی از دو کانال جهش هاي نرخ قیمت ارز و صدور قوانین و دستورالعمل هاي خلق الساعه است. این بی
ثباتی، در عمل امکان هرگونه برنامه ریزي و سرمایه گذاري بلندمدت را از تولیدکنندگان و فعالان اقتصادي بخش خصوصی سلب کرده است.



لذا پیشنهاد بخش خصوصی به دولت در راستاي حمایت از تولید آن است که اقدامات مبتنی بر پرهیز از شوك درمانی، ثبات بخشی به بازار
ارز، کنترل تورم، احترام به حقوق مالکیت بخش خصوصی، تسهیل و ساده سازي قوانین و مقررات و درنهایت مشارکت دادن ذینفعان بخش

 
خصوصی و کارشناسان اقتصادي در فرآیندهاي تصمیم گیري اقتصادي را در دستور کار قرار دهند. 

رهبري در صحبت هاي خود دو مأموریت خاص را به دولت محول کردند که عبارت بود از ایجاد سند نقشه راهبردي صنعتی و مدیریت
متمرکز و جامع در تصمیمات اقتصادي، به نظر شما انجام این دو مأموریت چقدر می تواند باعث بهبود کیفیت نظام تصمیم گیري اقتصادي

 
کشور شود؟ 

کاملاً روشن است که ایشان با برخورداري از یک دیدگاه چندبخشی هم افزا و تاکید بر تقویت همه ظرفیت هاي کشور چه دولتی و خصوصی
یک رویکرد برنامه محور، دورنگر و جامع نسبت به انجام اصلاحات اقتصادي دارند و این مسئله به خوبی در توصیه ها و رهنمودهاي ایشان
بازتاب پیدا می کند. ایشان روي دو مورد از مهم ترین کانون هاي ناکارآمدي در نظام تصمیم گیري اقتصاد کشور دست گذاشته اند. بخش
خصوصی همواره آسیب هایی از بی برنامگی سیاست هاي اقتصادي دولت ها در گذشته متحمل شده است. شرایط سخت اقتصادي از قبیل
تحریم ها، کرونا و تنگناهاي مالی دولت، منجر به آن شده که سیاستمداران عموماً منافع بلندمدت کشور را به نفع ملاحظات کوتاه مدت و
موقت قربانی کنند. خروجی چنین شیوه تصمیم گیري، در قالب بی ثباتی و ناهماهنگی سیاست هاي اقتصادي دولت ها و هدر رفتن منابع و
سرمایه هاي ملی و نادیده گرفته شدن اولویت هاي توسعه اي کشور نمود پیدا کرده است. بنابراین با فرض رعایت الزامات و پیش نیازها و با
کمک گرفتن از نخبگان اقتصادي و فعالان بخش خصوصی و به دور از نگاه رانتی در طراحی این سند و همچنین پایبندي به اجراي کامل آن،
این برنامه می تواند با روشن کردن اولویت هاي صنعتی و پیش بینی پذیر کردن محیط اقتصادي کشور در بازه چندساله، قدمی بسیار مثبتی

 
در راستاي بهبود فضاي فعالیت براي تولیدکنندگان و فعالان اقتصادي بخش خصوصی ارزیابی شود. 

در مورد محور دیگر یعنی مدیریت متمرکز و جامع در مسائل اقتصادي نیز، این مسئله یکی از مهم ترین مطالبات بخش خصوصی طی سال
هاي اخیر بوده است. به طوري که همواره فعالان اقتصادي کشور از تعدد مراکز تصمیم گیري و اتخاذ سیاست هاي متفاوت و حتی بعضاً
متضاد، توسط دستگاه هاي مختلف دچار آسیب شده اند. این عدم مدیریت متمرکز باعث شده است که از یکسو محدودیت ها و شوك هاي
آنی از طرف نهادهاي غیرمتخصص در امور اقتصادي به فعالان اقتصادي کشور وارد شود و از سوي دیگر هیچ نهاد و سازمانی به صورت
مشخص مسئولیت مشکلات موجود را به عهده نمی گیرد و فضا را براي فرار از بار مسئولیت فراهم کرده است. اتاق ایران در قالب گزارش
هاي خود بارها بر مسئله تعیین یک متولی واحد و تعریف مسئولیت ها و اختیارات متناسب با آن در حوزه هاي اقتصادي، تاکید داشته است.
به عنوان نمونه یکی از پیشنهادات مشخص بخش خصوصی براي حل بخشی از این مشکل این است که وزارت صنعت، معدن و تجارت یا
سازمان توسعه تجارت به عنوان متولی اصلی تجارت خارجی کشور انتخاب شود و دولت به صورت متناسب وظایف، مسئولیت ها و اختیارات
لازم را به عنوان متولی اصلی براي این سازمان تعریف و سایر وزارتخانه ها و ادارات را در حوزه مسائل مربوط به تجارت ملزم به هماهنگی با
این سازمان کند. این مسئله می تواند قدم اول براي اصلاح ساختار نظام تصمیم گیري اقتصادي کشور قلمداد شود و در صورت موفقیت نیز
به سایر حوزه هاي مدیریت اقتصادي تسري داده شود. بعلاوه این فرصت را ایجاد می کند که از طریق سنجش کارآمدي نهاد متولی بر اساس
معیارهاي مشخصی از قبیل رشد صادرات صنعتی غیرنفتی و رشد صادرات محصولات دانش بنیان، زمینه ارتقاي مسئولیت پذیري و درنتیجه

 
افزایش کارآمدي را در نظام اجرایی کشور فراهم کرد. 

در صحبت هایتان به اقتصاد دانش بنیان اشاره کردید، این مسئله همواره مورد تاکید مقام معظم رهبري بوده و در این جلسه هم مجدداً

 
اهمیت آن توسط ایشان برجسته شد. ارزیابی شما از جایگاه اقتصاد دانش بنیان در توسعه کشور و موانع و چالش هاي تحقق آن چیست؟ 

رهبري در این جلسه توجه ویژه به دانش بنیان کردن صنایع و ساختار تولیدات کشور نشان دادند و وضعیت فعلی را نامطلوب دانستند و
ارتقاي فناوري در ساختار تولیدات کشور را ضروري قلمداد کردند. آمارهاي رسمی و واقعیت هاي اقتصادي گویاي آن است که دغدغه ایشان
کاملاً درست و به جا است و مسئولان اجرایی کشور و بخش خصوصی باید این مسئله را در صدر اولویت هاي خود قرار دهند. طبق گزارش
هاي رسمی منتشر شده توسط مرکز ملی بهره وري ایران، بهره وري کل عوامل تولید در ایران بین سال هاي 1391 الی 1399، به طور
میانگین رشد منفی 1,2 درصدي را تجربه کرده که با توجه به انقلاب دانش بنیان در سطح بین المللی و رشدهاي نمایی بهره وري در سایر
کشورها، این روند یک فاجعه براي اقتصاد ایران به حساب می آید. کاهش ارزش پول ملی طی دهه هاي اخیر در کنار تحریم هاي ظالمانه



باعث شده که تولیدکنندگان داخلی تا حدودي توان به روزرسانی فناوري هاي خط تولید خود را از دست بدهند و این، شکافی بین سطح
فناوري تولیدات ایران و جهان به وجود آورده است. این سطح پایین فناوري در کیفیت پایین، قیمت بالا، قدرت رقابت پذیر کم و پیچیدگی
پایین بازتاب پیدا کرده است. لذا بدون برطرف کردن این شکاف تکنولوژیک با مشارکت بخش خصوصی، قادر نخواهیم بود که کالاهاي

 
پیچیده و رقابت پذیر در سطح جهانی تولید کنیم و عملاً قادر نخواهیم بود از دستاوردهاي اقتصاد دانش بنیان نیز بهره مند شویم. 

از گذشته این ذهنیت در بین برخی از سیاست گذاران و مدیران اجرایی کشور شکل گرفته که صرفاً کمیت شرکت هاي دانش بنیان می تواند
به عنوان سنجه قابل اعتمادي از میزان تحقق اقتصاد دانایی در کشور در نظر گرفته شود. درصورتی که بررسی آمارهاي اقتصادي گویاي آن
است که علی رغم افزایش نمایی تعداد شرکت هاي دانش بنیان طی یک دهه اخیر، اما این شرکت ها فاقد کارکردهاي اصلی مورد انتظار
یعنی، سرمایه گذاري در تحقیق و پژوهش، تجاري کردن نوآوري هاي دانش بنیان، افزایش صادرات دانش بنیان و مهم تر از همه افزایش
بهره وري بوده اند. این درك ناقص و مبتنی بر فرم ظاهري از اقتصاد دانش بنیان منجر به انحراف و بی نتیجه ماندن تلاش ها و سرمایه
گذاري ها در این راستا شده است. بنابراین پیشنهاد بخش خصوصی این است که در قدم اول، در سیاست هاي معطوف به توسعه اقتصاد
دانش بنیان، بهره وري به عنوان مهم ترین شاخص و خصیصه اقتصاد دانایی جایگزین تعداد شرکت هاي دانش بنیان شود. درنهایت همان
طور که پیش از این اشاره کردم، مشارکت نخبگان اقتصادي و فعالان بخش خصوصی در فرآیند تدوین و طراحی یک سند راهبردي توسعه

 
صنعتی می تواند زمینه ساز رفع کمبودهاي معرفتی مورد اشاره باشد. 

چه نکات دیگري در سخنان رهبري دیده می شود که براي شما به عنوان یک فعال اقتصادي از اهمیت بالایی در مسیر توسعه اقتصادي

 
کشور برخوردار است؟ 

نکات مهم دیگري توسط مقام معظم رهبري به مسئولان کشور توصیه شد که اگر ملاك عمل قرار گرفته شوند، بدون شک می توانند منشا
بهبود امور و رشد اقتصادي کشور شوند. مسئله هدایت اعتبارات بانکی به سمت فعالیت هاي مولد، یکی از این نکات است. طبق گزارش هاي
شامخ که مرکز پژوهش هاي اتاق ایران به صورت مرتب تهیه می کند، کمبود نقدینگی به طور مستمر یکی از مهم ترین مشکلاتی بوده که
توسط تولیدکنندگان و فعالان اقتصادي گزارش شده است. این در حالی است که طبق آمارهاي بانک مرکزي سهم تسهیلات بانکی به بخش
هاي کشاورزي، صنعتی و معدن به صورت سرجمع نزدیک به 40 درصد از کل تسهیلات بانکی را در سال گذشته تشکیل داده است. این آمار
نشان دهنده آن است که بخش هاي تولیدي و مولد سهم بایسته اي از منابع و تسهیلات بانکی کشور دریافت نمی کنند. حاشیه سود بالا،
بازده کوتاه مدت و ریسک پایین فعالیت هاي غیرمولد و سفته بازي، نه تنها موجب انحراف سرمایه ها و سپرده هاي بانکی و ایجاد تنگناي
مالی براي فعالیت هاي مولد شده است، بلکه پیامدهاي منفی نیز بر بازار مسکن، طلا، سکه و ارز داشته است که کمیت و کیفیت آن نیازمند
یک بررسی کارشناسانه، علمی و بی طرفانه است. لذا باید توجه شود که اصلاح این رویه، هم نیازمند انجام اصلاحاتی در محیط کلان
اقتصادي در راستاي کاهش جذابیت فعالیت هاي غیرمولد و رانتی و هم نیازمند اصلاحات اساسی در نظام بانکی کشور در راستاي افزایش

 
شفافیت و پاسخگویی در خصوص نحوه تخصیص منابع بانکی است. 

نکته دیگر مربوط به انتقاد از صدور بخشنامه هاي متعدد و تورم قوانین و دستورالعمل ها بود. ایشان به صورت شفاف و مستقیماً اداره گمرك
را به عنوان نمونه مخاطب قرار دادند و بیان کردند که از سال 97 تا 1400، 1500 بخشنامه گمرکی در کشور صادر شده که به هیچ وجه
قابل قبول نیست. واقعیت آن است که در حال حاضر قوانین مربوط به صادرات کشور از قبیل قوانین گمرکی از یک سو بسیار متورم و داراي
بندها و استثنائات زیاد هستند و از سوي دیگر محیط قانونی که صادرکننده با آن روبه رو است مدام توسط بخشنامه ها و دستورالعمل هاي

 
خلق الساعه دچار تلاطم و تغییر می شود که این مسئله مشکلات عدیده اي را براي فعالان بخش خصوصی ایجاد کرده است. 

 
در راستاي عملی کردن توصیه هاي مقام معظم رهبري، بخش خصوصی چه نقش می تواند ایفا کند؟ 

همان طور که در ابتداي مصاحبه اشاره کردم، ایشان رمز موفقیت و مقابله با مشکلات در عرصه اقتصاد را حمایت از تولید فناورانه و صادراتی
می دانند که توسط بخش خصوصی انجام شود و براي دولت صرفاً نقش مدیریت، هدایت، نظارت و حمایت از تولید را در این زمینه قائل
هستند. بنابراین برداشت ما این است که هدف فوق محقق نخواهد شد مگر از کانال تقویت بخش خصوصی مولد. لذا اگر مسئولان اجرایی
کشور واقعاً در پی عملی کردن رهنمودهاي رهبري هستند باید به الزامات و پیش نیازهاي آن که عبارت است از ثبات بخشی به محیط کلان



 
اقتصادي، تسهیل محیط کسب وکار و کاهش هزینه هاي جانبی تحمیلی به تولیدکنندگان و صنعتگران، جامه عمل بپوشانند. 

در این راستا توجه به این نکته ضروري است که ادبیات نظري بسیار گسترده اي در علم اقتصاد وجود دارد که صرفه هاي ناشی از مقیاس را
رمز موفقیت و توسعه صنایع تولیدي قلمداد می کند. بنابراین افزایش کیفیت محصولات تولیدي داخلی و توسعه صنعتی کشور از کانال
گسترش بازارهاي هدف و یا به عبارت دیگر افزایش صادرات صنعتی می گذرد. در واقع اگر نظام تصمیم گیري اقتصادي کشور هدف خود را
در قالب توسعه صادرات صنعتی تعریف کند، صنایع داخلی براي آنکه بتوانند سهمی از بازارهاي بین المللی را از آن خود کنند، به ناچار ملزم
به افزایش ارتقاي فناوري تولید، بهبود بهره وري و افزایش قدرت رقابت پذیري کالاهاي خود خواهند بود. این راهبرد هم منجر به تقویت
تولید داخلی فناورانه خواهد شد، هم با متنوع کردن منابع درآمد ارزي کشور به ثبات و رشد اقتصادي کمک می کند. البته در این جهت باید
در نظر داشت که به طور قطع، داشتن روابط با سایر کشورها، شرط لازم و نه کافی براي تجارت و توسعه صادرات کشور به شمار می رود. در
درجه اول رفع تحریم هاي اقتصادي و در قدم بعد بهبود روابط با همسایگان و سایر کشورهاي منطقه، بدون شک می تواند هزینه هاي
تحمیل شده بر صادرکنندگان و تولیدکنندگان ایرانی را به طور مشهودي کاهش دهد و به نوعی موتور محرکه براي توسعه صادرات کشور
مورد ارزیابی قرار بگیرد. همچنین افزایش تعداد شرکاي صادراتی و وارداتی، از منظر ایجاد تنوع در سبد صادراتی کشور باعث افزایش تاب

 
آوري اقتصادي و تضمین امنیت اقتصادي کشور خواهد شد. 

امیدوارم با توجه به تاکیداتی که مقام معظم رهبري داشته اند که انصافاً جامع و راهگشاست، روحیه تعاملی و هم افزایی بین همه ارکان
تصمیم گیر اقتصادي در کشور بیش ازپیش ایجاد شود تا عبور از بحران ها میسر شده و بیشترین دستاوردها حاصل شود. باید این باور در
همه ما تقویت شود که قدرت و عزت ایران اسلامی در سایه مشارکت جمعی و نقش آفرینی همه دست اندرکاران و مشارکت مردم میسر

است.



اقتدار ایران کشورهاي متخاصم را پاي میز مذاکره کشانده است

منبع: رساشماره خبر:  123  |  تاریخ: 1400/11/22

کرمانشاه ـ امیري مقدم گفت: اقتدار ایران اسلامی باعث شده است که کشورهاي متخاصم عاجزانه به دنبال مذاکره با کشورمان
باشند.

کرمانشاه ـ امیري مقدم گفت: اقتدار ایران اسلامی باعث شده است که کشورهاي

 
متخاصم عاجزانه به دنبال مذاکره با کشورمان باشند. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري رسا در کرمانشاه، بهمن امیري مقدم امروز در جمع
شرکت کنندگان در راهپیمایی 22 بهمن ماه شهر کرمانشاه در سخنانی اظهار داشت:

 
همه ملت ایران در پیروزي انقلاب اسلامی نقش اساسی بر عهده داشتند. 

استاندار کرمانشاه ادامه داد: در حوزه سیاسی، استقلال کشور و تحقق حاکمیت مردم بر سرنوشتشان مهمترین دستاورد انقلاب است به گونه

 
اي که جهان امروز حساب ویژه اي روي ایران اسلامی باز کرده است. 

امیري مقدم با اشاره به اینکه جنگ تحمیلی و نیز تحریم ها به نوعی باعث خودباوري و خودکفایی در کشور شده است، عنوان داشت: طبق

 
آمارهاي موجود امروز ایران اسلامی جایگاه بالایی در حوزه علم و قدرت نظامی دارد 

وي با اشاره به اینکه اقتدار ایران اسلامی باعث شده است که کشورهاي متخاصم عاجزانه به دنبال مذاکره با کشورمان باشند، گفت: اگر
وضعیت علمی کشورمان را با دوران پیش از انقلاب مقایسه کنیم متوجه می شویم که ایران اسلامی جزو کشورهاي برتر در بحث علوم است

 
که این یکی از دستاوردهاي مهم این نظام اسلامی است. 

استاندار کرمانشاه با اشاره به اینکه این استان ظرفیت هاي زیادي براي توسعه دارد، افزود: با این وجود نباید منکر وجود برخی از مشکلات
اقتصادي در کشور باشیم، بخشی از این وضعیت حاصل تحریم هاي ناجوانمردانه و بخشی نیز حاصل سومدیریت برخی از مسؤولان است که

 
باید این وضعیت هرچه سریعتر اصلاح شود. 

امیري مقدم تصریح کرد: بیکاري یکی از معضلات کرمانشاهی است که سابقه اي طولانی دارد با وجود اینکه تمام بسترهاي موجود براي

 
توسعه این استان مهیاست ولی تاکنون نتوانسته ایم که از این پتانسیل ها استفاده مناسب داشته باشیم. 

استاندار کرمانشاه با اشاره به اینکه باید از سیاه نمایی و بزرگ نمایی مشکلات در این خطه دوري کنیم، گفت: می گوییم کرمانشاه مشکل
بیکاري دارد و براي ایجاد اشتغال باید سرمایه گذاري در استان شکل بگیرد، اما در این شرایط استان را سیاه معرفی کرده و مقابل راه سرمایه

 
گذاران مانع ایجاد می کنیم. 

امیري مقدم در پایان سخنان خود خاطرنشان کرد: باید همه براي توسعه همه جانبه کرمانشاه وارد میدان عمل شویم و این استان را به
جایگاه واقعی خود برسانیم و رسیدن به این مهم نیازمند جهاد و ایثار همه ماست./1400/پ210/



خدمات انقلاب و خیانت هاي دشمن را به مردم بازگو کنیم

منبع: خبرگزاري دفاع مقدسشماره خبر:  124  |  تاریخ: 1400/11/22

به گزارش خبرنگار دفاع پرس از ساري، آیت االله «محمدباقر محمدي
لائینی» نماینده ولی فقیه در مازندران در خطبه هاي نمازجمعه این هفته
مرکز استان ریشه هرگونه ناهنجاري، فساد و ظلم را در بی تقوایی و ریشه
خوبی ها را در تقوا دانست و اظهار داشت: باید تقوا پیشه کنیم و سطح تقوا
را در جامعه ارتقاء بدهیم و تقویت کنیم و همه برنامه ریزي ها و
سیاستگذاري ها مهمترین پیوست فرهنگی اخلاقی معنوي اش پیوست

 
تقواست. 

وي با تبریک سالروز خجسته میلاد امام جواد (ع) و روز جوان افزود: مسئولین براي رفع مشکلات جوانان قدم بردارند و جوان باید تقی باشد
و تقوا پیشه کند و زمینه هاي گناه مبارزه کنند و مشکلات اشتغال و ازدواج برطرف بشود و جوانگرایی و حوان محوري اولویت کار ما باشد و

 
جمعین به سمت جوان شدن برود. 

محمدي لائینی با بیان اینکه تأخیر انداختن توبه نوعی خودفریبی است، بیان داشت: توبه از واجبات فوري است و رجب ماه استغفار است و

 
باید از این فرصت استفاده کرد. 

امام جمعه ساري با تبریک امام علی (ع) و روز پدر و تسلیت ارتحال حضرت زینب (س) و گرامیداشت دهه فجر ادامه داد: اعتکاف با تقویت
موج ششم کرونا تعطیل شده است و به فرموده رهبر معظم انقلاب کسانی که از عمل اعتکاف محروم مانده اند بهتر است در هر یک از این

 
سه روز نماز جعفر طیار بخوانند و این دستورالعمل عرفانی و بسیار مهم است. 

وي با اشاره به تغییر قبله در سال دوم هجري از بیت المقدس به کعبه گفت: این نماد و پیامی است که مسلمانان نباید قبله دیگري جز خدا
و دین اسلام را قبله اعمال و رفتار و آمال و سبک زندگی خود قرار بدهند و باید مسلمانان خودشان قبله براي دیگران باشند؛ و نباید قبله

 
غرب قبله و کعبه آمال و آرزوي آنها باشد و به قبله هاي شرق و غرب نباید بیندیشیم. 

 
محمدي لائینی اضافه کرد: انقلاب اسلامی با شعار نه شرقی نه غربی آغاز شده است و امروز همان مسیر و همان راه را ادامه خواهیم داد. 

 
ملت ایران تحمل شکست انقلاب را ندارند 

امام جمعه ساري با اشاره به شیوع سویه جدید کرونا بیان داشت: باید به توصیه هاي بهداشتی مورد تأکید رهبر معظم انقلاب درباره شیوه

 
نامه هاي پزشکی و ماسک زدن توجه کنیم و نوبت سوم تزریق واکس را مدنظر قرار بدهیم. 

محمدي لائینی با بیان اینکه حضرت امام فرمودند «ملت ایران ثابت کردند تحمل گرسنگی و تشنگی را دارند ولی تحمل شکست انقلاب و
ضربه به اصول آن را هرگز نخواهند داشت» ادامه داد: حضور باشکوه مردم در این شرایط نارنجی و زرد و قرمز در خیابان ها نشان دهنده این

 
است که مردم از انقلاب دست بردار نیستند. 



وي اضافه کرد: دشمنان خوشحال از اعتراضات مردم نباشند چراکه این اعتراضات از اصل انلاب نیست و مردم بین اصل انقلاب و مشکلات
موجود معلول تحریم ها و ناکارآمدي هاست تمایز قائل هستند و مردم هیچگاه انقلاب اسلامی را رها نخواهد کرد و مردم تحمل شکست اصل

 
انقلاب و اصول آن را نخواهد داشت. 

امام جمعه ساري ادامه داد: این انقلاب مقدمه حکومت جهانی و اصلاح جهانی است و شیطنت هاي دشمنان مقدمه اي بر آغاز افساد جهانی
است و این خرده دجالها این جنگها و فسادها را تحمیل می کنند و یقین داریم همانطوریکه دجال مغلوب حضرت مهدي (عج) خواهد شد
این خرده دجالها و بگه شیطانها و غربزدگان و ابزارهاي غرب و شیطنت هاي آنها مفلوب این ملت و بیداري ملت و حمایت این ملت خواهد

 
شد. 

 
جهاد تبیین را جدي بگیریم 

وي با بیان اینکه ما در برابر انقلاب کم کاري می کنیم و جهاد تبیین خیلی کمرنگ و ضعیف است و باید آن را جدي بگیریم و عملکردهاي
موفق و مثبت نظام جمهوري اسلامی و توفیقات و پیشرفتها و خدمات را باید بازگو کنیم، گفت: نباید مرعوب هجمه ها و تبلیغات رسانه اي

 
غرب بشویم و مشکلات معیشتی و اقتصادي نباید ما را منفعل کند و باید هم خدمات انقلاب و هم خیانتهاي دشمنان را بگوییم. 

محمدي لائینی با بیان اینکه باید سوابق حنایت کشورهاي مدعی حقوق بشر و استعارگران را به مردم بگوییم، گفت: رهبر معظم انقلاب به دو

 
روي جهاد تبیین؛ دفاعی و تهاجمی تأکید کردند و باید جهاد تبیین ترکیبی داشته باشیم. 

امام جمعه ساري با اشاره به بیانیه گام دوم انقلاب خاطرنشان کرد: رهبر معظم انقلاب فرمودند برکات انقلاب اولا ثبات و امنیت و ثانیا موتور
پیشران کشور در عرصه علم و فناوري به ایجاد زیرساخت هاي حیاتی و اقتصادي و عمرانی شد که تا اکنون ثمرات بالنده آن روز به روز،

 
فراگیرتر می شود. 

وي ادامه داد: هزاران شرکت دانش بنیان، هزاران طرح زیرساختی و ضروري براي کشور در حوزه عمران، حمل و نقل، صنعت، نیرو، معدن،
کشاورزي، آب و میلیون ها تحصیل کرده دانشگاهی، هزاران واحد دانشگاهی و ده ها طرح از قبیل چرخه سوخت هسته اي، سلول هاي
بنیادین، فناوري نانو، زیست فناوري و با رتبه نخستین در کل جهان و 60 برابر شدن صادرات غیرنفتی، ده برابر شدن واحد هاي صنعتی و
دهها برابر شدن صنایع از نظر کیفی، تبدیل صنعت مونتاژ به فناوري بومی، برجستگی محسوس در رشته هاي گوناگون مهندسی از جمله در
صنایع دفاعی، درخشش در رشته هاي مهم پزشکی و جایگاه مرجعیت در آن و دهها نمونه دیگر از پیشرفت؛ محصول روحیه «ما می توانیم»

 
و احساس جمعی است که کشور براي ما به ارمغان آورد و این موفقیت ها معلول انقلاب اسلامی است. 

محمدي لائینی با تقدیر از حضور حماسی ملت و ایستادگی و مقاومت پاي انقلاب اسلامی اظهار داشت: مردم با حضور پرشور در راهپیمایی

 
حمایت و ایستادن پاي ارزش ها را به نمایش گذاشتند. 

امام جمعه ساري با اشاره به استقرار سه بالگرد امداد و نجات در استان گفت: هر سال هکتارها از جنگل و جزیره میانکاله براثر آتش سوزي از

 
بین می رود و اگر پایگاه اطفاي حریق هوایی وجود داشت بهتر می توانستیم خدمات ارائه دهیم. 

انتهاي پیام/



کاهش زمان صدور مجوز تاسیس آموزشگاه آزاد فنی و حرفه اي

منبع: خوزناشماره خبر:  125  |  تاریخ: 1400/11/22

معاون وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی از صدور بیش از 4000 موافقت نامه اصولی براي متقاضیان تاسیس آموزشگاههاي آزاد فنی و
حرفه اي در 9 ماهه امسال خبر داد و کاهش زمان صدور مجوز پروانه تأسیس آموزشگاه آزاد از هشت ماه به سه روز را از مهمترین اقدامات

 
سازمان متبوع خود برشمرد. 

غلامحسین حسینی نیا در گفت وگو با ایسنا، در آستانه دهه مبارك فجر به تشریح گزارش عملکرد و اقدامات سازمان آموزش فنی و حرفه اي

 
در سال جاري پرداخت. 

وي با بیان اینکه بیشتر شغل هاي احصاء شده مهارت محور هستند، اظهار کرد: جوانان جویاي کار می توانند با کمترین هزینه و بدون درگیر
شدن در بروکراسی هاي اداري پیچیده، آموزش دیده و با سرمایه اندك وارد بازار کار شوند. مشاغل شناسایی شده بین یک میلیون تا 10

 
میلیون تومان سرمایه نیاز دارند تا فرد آموزش دیده و ماهر بتواند فعالیت خود را شروع کند. 

 
ارائه آموزشهاي مهارتی به حدود یک میلیون نفر 

وي سپس به عملکرد 9 ماهه سازمان آموزش فنی و حرفه اي اشاره کرد و گفت: در 9 ماهه سال جاري، 497 هزار و 302 نفـر در مراکـز
دولتـی و 502 هــزار و 294 نفــر در آموزشــگاههــاي آزاد بخش خصوصی از کارجویـان، کارکنـان وظیفـه نیـروهـاي مسـلح، زندانیـان،
معتـادان بهبود یافتــه و متجاهــر، افـراد داراي معلولیـت، زنــان سرپرســت خانوار و بدسرپرســت، روســتائیان، عشــایر، دانــش
آمــوزان، دانشــجویان و فــارغ التحصیــلان دانشــگاهی، شــاغلین، پناهنــدگان و اتبــاع خارجـی موفق به کسب آموزش هاي مهارتی

 
شده اند که نسبت به مدت مشابه سال قبل 8 درصد رشـد در بخش دولتی و 149 درصد رشــد در بخش خصوصی را نشان می دهد. 

 
تدوین 500 استاندارد جدید شایستگی 

به گفته رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور، تدویـن 500 اسـتاندارد جدیـد شایسـتگی و ارزشـیابی مبتنـی بـر چارچـوب
صلاحیـت حرفـه اي و تقویـت و توسـعه تقاضـا محـور کـردن آمـوزش از طریـق تطبیـق اجـراي آمـوزش هاي فنی و حرفـه اي بـا رسـته

 
هاي اولویـت دار طـرح تکاپـو از مهمترین اقدامات سازمان در سال جاري بوده است. 

 
اعطاي 4326 مجوز به واحدهاي پذیرنده 

حسینی نیا همچنین اعطـاي 4326 مجـوز بـه واحـدهاي پذیرنـده بـراي مهـارت آمـوزي کارکنـان وظیفـه نیروهاي مسلح (محیـط واقعـی
کار)، برگزاري رویداد استارت آپی با مشارکت 3000 نفر از کارآفرینان جوان، اعطـاي مجـوز بـه 608 مرکـز کارآمـوزي جـوار و بیـن
کارگاهـی بـا رشـد 191 درصدي نسـبت بـه زمان مشـابه، ایجاد 24 واحد مهارت آموزي و مشاوره شغلی در زندانها، سـنجش مهـارت و
صـدور گواهینامـه مهـارت بـراي 365 هزار و 211 نفر از کارجویـان، کارآمـوزان و شـاغلین صنایـع و صنـوف و متقاضیـان آزاد را از دیگر

 
اقدامات سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور برشمرد. 



 
حمایت از بخش خصوصی در ارائه آموزشهاي متناسب با نیاز بازار 

معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تأکید بر حمایت از بخش خصوصی در ارائه آموزشهاي مهارتی متناسب با نیاز بازار کار، اظهار کرد:
در راستاي اصل (28) قانون اساسی و فراهم سازي امکان اشتغال با شرایط مساوي، بهبود فضاي کسب و کار و ایجاد فضاي رقابتی، رعایت
منفعت عمومی، تمامی درخواست هاي مجوز تأسیس آموزشگاه هاي فنی و حرفه اي آزاد منوط به احراز شرایط متقاضیان در سه روز و به

 
طور اتوماتیک انجام می شود. 

 
کاهش زمان صدور مجوز تاسیس آموزشگاه از 8 ماه به 3 روز 

وي با بیان اینکه در حال حاضر زمان صدور مجوز پروانه تأسیس آموزشگاه آزاد از حدود هشت ماه به سه روز کاهش یافته است، افزود: در 9
ماه سال جاري 4165 موافقت نامه اصولی با رشد 424 درصدي براي متقاضیان تأسیس آموزشگاه فنی و حرفه اي آزاد صادر شده است.



کاهش هزینه تولید در ایران با افزایش روابط اقتصادي با همسایگان

منبع: ارانیکوشماره خبر:  126  |  تاریخ: 1400/11/22

غلامحسین شافعی، رئیس اتاق ایران، گفت: بهبود روابط با همسایگان و سایر کشورهاي منطقه، بدون شک می تواند هزینه هاي
تحمیل شده بر صادرکنندگان و تولیدکنندگان ایرانی را به طور مشهودي کاهش دهد و به نوعی موتور محرکه براي توسعه صادرات

کشور مورد ارزیابی قرار بگیرد.

غلامحسین شافعی، رئیس اتاق ایران، گفت: بهبود روابط با
همسایگان و سایر کشورهاي منطقه، بدون شک می تواند
هزینه هاي تحمیل شده بر صادرکنندگان و تولیدکنندگان
ایرانی را به طور مشهودي کاهش دهد و به نوعی موتور محرکه

 
براي توسعه صادرات کشور مورد ارزیابی قرار بگیرد. 

«غلامحسین شافعی» با اشاره به سخنان رهبري در دیدار با
فعالان اقتصادي و تولیدکنندگان افزود: ما به عنوان بخش
خصوصی امیدواریم که طبق صحبت هاي رهبري، قواي محترم

سه گانه این سیاست را در اولویت اول خود قرار دهند. به این معنا که هر اقدام و یا دستورالعملی که قرار است در هر کدام از قواي کشور به

 
اجرا در بیاید با این اولویت سنجیده شده که آیا در مسیر تولید صادراتی مانع ایجاد می کند یا این فعالیت ها را تسهیل می کند. 

وي ادامه داد: به نظر من این دیدار از منظر صحبت ها و نکات عالمانه اي که مقام معظم رهبري از زاویه مدیریت اقتصادي کشور مورد تاکید
قرار دادند، بسیار حائز اهمیت است. نکته اي که براي بنده به عنوان یک فعال اقتصادي بخش خصوصی ارزنده بود، تعبیر ایشان از جایگاه
کارآفرینان و فعالان اقتصادي بود که آن ها را افسران جنگ اقتصادي خواندند و ایستادگی تولیدکنندگان در مقابل دشمن را در واقع جهاد و
از بزرگ ترین عبادت ها معرفی کردند. این اعتبار و جایگاهی که ایشان براي فعالان اقتصادي و تولیدکنندگان داخلی قائل هستند، به جرات

 
می توانم بگویم که در بین مسئولان اقتصادي کشور بی نظیر است. 

شافعی با اشاره به اینکه بخشی از موانعی که در حال حاضر پیش روي تولیدکنندگان و صادرکنندگان وجود دارد، ناشی از همین عدم
همبستگی و باور به ظرفیت ها و توانمندي هاي فعالان بخش خصوصی است، گفت: امیدواریم که در انجام اصلاحات اقتصادي، رویکردي
اقناعی و مشارکت جویانه نسبت به مردم و بخش خصوصی دنبال شود. راه حل هاي گذشته پاسخگوي حل مشکلات امروز کشور نیست و در
حال حاضر اقتصاد کشور نیز دیگر فرصت و توان حرکت بر اساس آزمون وخطا را ندارد و باید بر اساس نظر کارشناسان و متخصصان حوزه

 
اقتصادي، ریل گذاري حرکت اقتصادي کشور را تغییر داد. 

به گفته شافعی، حمایت از تولید و صنایع اشتغال آفرین، دانش بنیان و صادرات محور یکی از نکاتی بود که رهبر معظم انقلاب چندین بار در

 
این جلسه روي آن تاکید کردند. 

وي افزود: به لحاظ شاخص هاي اقتصاد کلان، کشور به ویژه در دهه 90 از شرایط مطلوبی برخوردار نیست و ما با مشکلاتی از قبیل تورم،
بیکاري، فقر و نابرابري روبه رو هستیم و تنها راه عبور از این مشکلات و بهبود وضعیتی معیشتی و اقتصادي مردم، تولید فناورانه صادرات
محور و اشتغال آفرین است که طی سالیان اخیر مرتباً توسط رهبر معظم انقلاب به آن اشاره شده است و در این جلسه نیز چندین بار مورد

تاکید قرار گرفت. 



رئیس اتاق ایران با اشاره به اینکه ما به عنوان بخش خصوصی امیدواریم که طبق صحبت هاي رهبري، قواي محترم سه گانه این سیاست را
در اولویت اول خود قرار دهند، گفت: تا زمانی که ما مشکلات کلان حاکم بر اقتصاد کشور را حل نکنیم، تولید به صورت گسترده محقق

 
نخواهد شد. 

وي ادامه داد: رهبر معظم انقلاب روي دو مورد از مهم ترین کانون هاي ناکارآمدي در نظام تصمیم گیري اقتصاد کشور دست گذاشته اند.
بخش خصوصی همواره آسیب هایی از بی برنامگی سیاست هاي اقتصادي دولت ها در گذشته متحمل شده است. شرایط سخت اقتصادي از
قبیل تحریم ها، کرونا و تنگناهاي مالی دولت، منجر به آن شده که سیاستمداران عموماً منافع بلندمدت کشور را به نفع ملاحظات کوتاه

 
مدت و موقت قربانی کنند. 

شافعی افزود: خروجی چنین شیوه تصمیم گیري، در قالب بی ثباتی و ناهماهنگی سیاست هاي اقتصادي دولت ها و هدر رفتن منابع و
سرمایه هاي ملی و نادیده گرفته شدن اولویت هاي توسعه اي کشور نمود پیدا کرده است. بنابراین با فرض رعایت الزامات و پیش نیازها و با
کمک گرفتن از نخبگان اقتصادي و فعالان بخش خصوصی و به دور از نگاه رانتی در طراحی این سند و همچنین پایبندي به اجراي کامل آن،
این برنامه می تواند با روشن کردن اولویت هاي صنعتی و پیش بینی پذیر کردن محیط اقتصادي کشور در بازه چندساله، قدمی بسیار مثبتی

 
در راستاي بهبود فضاي فعالیت براي تولیدکنندگان و فعالان اقتصادي بخش خصوصی ارزیابی شود. 

وي گفت: در مورد محور دیگر یعنی مدیریت متمرکز و جامع در مسائل اقتصادي نیز، این مسئله یکی از مهم ترین مطالبات بخش خصوصی
طی سال هاي اخیر بوده است. به طوري که همواره فعالان اقتصادي کشور از تعدد مراکز تصمیم گیري و اتخاذ سیاست هاي متفاوت و حتی

 
بعضاً متضاد، توسط دستگاه هاي مختلف دچار آسیب شده اند. 

شافعی با اشاره به اینکه رهبر معظم انقلاب در این جلسه توجه ویژه به دانش بنیان کردن صنایع و ساختار تولیدات کشور نشان دادند و
وضعیت فعلی را نامطلوب دانستند و ارتقاي فناوري در ساختار تولیدات کشور را ضروري قلمداد کردند، گفت: آمارهاي رسمی و واقعیت هاي
اقتصادي گویاي آن است که دغدغه ایشان کاملاً درست و به جا است و مسئولان اجرایی کشور و بخش خصوصی باید این مسئله را در صدر

 
اولویت هاي خود قرار دهند. 

وي ادامه داد: طبق گزارش هاي رسمی منتشر شده توسط مرکز ملی بهره وري ایران، بهره وري کل عوامل تولید در ایران بین سال هاي
1391 الی 1399، به طور میانگین رشد منفی 1,2 درصدي را تجربه کرده که با توجه به انقلاب دانش بنیان در سطح بین المللی و رشدهاي

 
نمایی بهره وري در سایر کشورها، این روند یک فاجعه براي اقتصاد ایران به حساب می آید. 

شافعی به لزوم اصلاح شرایط اشاره کرد و افزود: در درجه اول رفع تحریم هاي اقتصادي و در قدم بعد بهبود روابط با همسایگان و سایر
کشورهاي منطقه، بدون شک می تواند هزینه هاي تحمیل شده بر صادرکنندگان و تولیدکنندگان ایرانی را به طور مشهودي کاهش دهد و به
نوعی موتور محرکه براي توسعه صادرات کشور مورد ارزیابی قرار بگیرد. همچنین افزایش تعداد شرکاي صادراتی و وارداتی، از منظر ایجاد

تنوع در سبد صادراتی کشور باعث افزایش تاب آوري اقتصادي و تضمین امنیت اقتصادي کشور خواهد شد.



جزئیاتی از کارکرد مرکز آموزش هاي تخصصی دانشگاه آزاد اسلامی سیرجان

منبع: آناشماره خبر:  127  |  تاریخ: 1400/11/22

مرکز آموزش هاي تخصصی کوتاه مدت دانشگاه آزاد اسلامی واحد سیرجان از بدو راه اندازي تاکنون هزار و 100 دوره تخصصی
برگزار کرده که 400 دوره آن در زمان شیوع کرونا و سال 1400 بوده است.

 
هزار و 100 دوره تخصصی برگزار شد/ 400 دوره در زمان شیوع کرونا 

مرکز آموزش هاي تخصصی کوتاه مدت دانشگاه آزاد اسلامی واحد سیرجان از بدو راه اندازي تاکنون هزار و 100 دوره تخصصی برگزار کرده

 
که 400 دوره آن در زمان شیوع کرونا و سال 1400 بوده است. 

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي خبرگزاري آنا از سیرجان،
علیرضا منظري توکلی رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان کرمان به
همراه رئیس دبیرخانه هیئت امناي دانشگاه آزاد اسلامی استان به
مناسبت ایام االله دهه فجر و به دلیل نام گذاري بیستم بهمن 1400
به نام اقتصاد مقاومتی، تولید ملی و کارآفرینی انقلاب اسلامی از
مرکز آموزش هاي تخصصی کوتاه مدت دانشگاه آزاد اسلامی واحد

 
سیرجان بازدید کردند. 

منظري توکلی در حاشیه این برنامه اظهار کرد: مرکز آموزش هاي تخصصی کوتاه مدت دانشگاه آزاد اسلامی واحد سیرجان در فضایی مناسب
و با مدیریت جهادي و اقدامات بسیار مهم در حال فعالیت است و فقط در سال تحصیلی جاري سال 1400 به رغم وجود کرونا 400 کارگاه
آموزش تخصصی در زمینه هاي مختلف صنعت، معدن، هنر و فرهنگ برگزار کرده و با توجه به اینکه تعداد نیروهاي کارگاه را به یک سوم

 
تقلیل داده اما میزان درآمد این کارگاه تا به امروز یک میلیارد و 300 میلیون تومان بوده است.(بیشتر بخوانید) 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان کرمان با تأکید بر مسئله اقتصاد مقاومتی، تولید ملی و کارآفرینی گفت: مرکز آموزش هاي تخصصی کوتاه
مدت دانشگاه آزاد اسلامی واحد سیرجان در زمینه آموزش، کارآموزي، مهارت آفرینی و بالابردن بهره وري خیلی موفق عمل کرده که جاي

 
قدردانی و تشکر دارد. 

وي افزود: وقتی که یک فرد در زمینه تولید ملی متخصص و به روز بشود در واقع در راستاي اقتصاد مقاومتی کار شده است. مطمئنا آموزش
ها و مهارت هاي فناورانه اي که به آنان ارائه می شود، می تواند به کارآفرینی منجر شود و افراد آمادگی لازم را براي ورود به بازار کار داشته
باشند. امیدوارم که این فعالیت ها همچنان استمرار داشته باشد و مرکز بتواند با حداکثر ظرفیت کار کرده و به اقتصاد مقاومتی، تولید ملی و

 
کارآفرینی کمک کند. 

علی یعقوبی پور رئیس دانشگاه آزاد اسلامی سیرجان نیز بیان کرد: دانشجویان باید بتوانند از توانایی ها و مهارت هاي خود در زمینه خلاقیت
و کارآفرینی براي طراحی کسب و کار جدید استفاده کنند. این از اهمیت زیادي برخوردار است که دانشجویان، توانایی ایجاد کسب و کارهاي
جدید و نوآوري را داشته باشند و به نوعی کارآفرین باشند تا گرفتار مشکل بیکاري بعد از فارغ التحصیلی نشوند؛ اگرچه تمایل به کارآفرین
شدن و موفقیت در آن به عوامل درونی و ویژگی هاي روانشناختی یک فرد بستگی دارد؛ اما مراحل کارآفرینی و اجراي موفق یک ایده،



 
ارتباط تنگاتنگی با عوامل و شرایط بیرونی و اجتماعی دارد. 

وي گفت: مرکز آموزش هاي تخصصی کوتاه مدت دانشگاه آزاد اسلامی سیرجان از سال 97 فعالیت خود را آغاز کرده و با صنعت همکاري
هاي خوبی داشته ایم و تا به امروز حدود هزار و 100 دوره در حوزه تخصصی مانند معدن، برق، مکانیک، دوره هاي پودمانی و ضمن خدمت
براي کارکنان برگزار کرده است. در راستاي توانمندي دانشجویان نیز دوره هاي آزاد براي آنان برگزار می کند و سال 1400 تا به امروز 400

 
دوره با توجه به شرایط کرونا برگزار شده است. 

انتهاي پیام/4062/



قطعنامه پایانی راهپیمایی 22 بهمن؛ اعلام حمایت همه جانبه ملت ایران از جبهه

مقاومت و دفاع از فلسطین و قدس اشغالی

منبع: قدسشماره خبر:  128  |  تاریخ: 1400/11/22

بار دیگر بر حفظ وحدت ملی و دوري از هرگونه اقدام و عمل تفرقه افکنانه و فتنه گرایانه جریان هاي داخلی و خارجی تاکید و بر
حمایت همه جانبه خود ...

بار دیگر بر حفظ وحدت ملی و دوري از هرگونه اقدام و عمل تفرقه افکنانه و فتنه گرایانه جریان هاي داخلی و خارجی تاکید و بر
حمایت همه جانبه خود از همبستگی جهان اسلام و جبهه مقاومت دفاع از فلسطین و قدس اشغالی به عنوان مساله اول مسلمین تصریح و
همچنین جنایات وحشیانه رژیم مرتجع آل سعود و هم پیمانان آن در یمن و سکوت مجامع بین المللی و مدعی حقوق بشر را محکوم می

 
نمائیم. 

به گزارش خبرگزاري قدس(قدسنا)،ملت ایران در جشن چهل و سومین سالروز پیروزي انقلاب اسلامی بر حمایت همه جانبه خود از آرمان

 
آزادي فلسطین و قدس شریف از اشغال رژیم صهیونیستی تاکید کردند. 

 
متن بیانیه پایانی راهپیمایی 22 بهمن 1400 به شرح زیر است: 

 
بسم االله الرحمن الرحیم 

 
ُ مَعَکُمْ وَ لنَْ یتَِرَکُمْ أعَْمالکَُمْ (سوره محمد آیه 35)  لْمِ وَ أنَتُْمُ الأَْعْلَوْنَ وَ االلهَّ فَلا تهَِنُوا وَ تدَْعُوا إلِىَ السَّ

پس هرگز سست نشوید و دشمنان را به صلح ذلتّ بار دعوت نکنید در حالی که شما برترید، و خداوند با شماست و چیزي از ثواب اعمالتان را

 
کم نمی کند! 

حمد و سپاس ذات اقدس احدیّت جلّ و علا را که چنین روزي به نام مقدس «یوم االله» آراسته گردید و نظام جمهوري اسلامی ایران، با قیام
قیامت گونه ملت، نخستین حکومت در عصر غیبت بر مبناي قرآن را ایجاد و در سایه ي نعمت اسلام و ولایت و رهبري پیامبرگونه حضرت
امام خمینی(قدس سره الشریف) حماسه اي بی نظیر برپا، و در پرتو آن محرومان و مستضعفان را فلاح و رستگاري بخشید و 22 بهمن را به

 
فجر رهایی مبدل و الگوي نجات بخش سایر ملل قرار داد. 

اینک در طلیعه چهل و چهارمین بهار استقلال، آزادي و جمهوري اسلامی که گفتمان انقلاب اسلامی با گسترش محور مقاومت و مقابله با
نظام استکبار و ایادي آن، فصل نوینی را در پیش روي جهانیان قرار داده و هندسه قدرت را تغییر و فتح دروازه تمدن نوین اسلامی را با
رهبري آیت االله العظمی امام خامنه اي(مد ظله العالی) مژده می دهد، ما شرکت کنندگان در مراسم 22 بهمن به نمایندگی از تمام مردم حق
جو و حق گوي ایران اسلامی و پیروان راه و مرام شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی، ضمن تجدید میثاق با ارزش ها و آرمان هاي انقلاب
اسلامی و بیعت با ولی فقیه و مقتداي عظیم الشان انقلاب اسلامی و همچنین ارواح طیبه شهداي این مسیر نورانی به شکرانه سالگشتِ
پیروزي انقلاب از عید ولادت حضرت زهرا(سلام االله علیها) تا ولادت امیرالمومنین علی(علیه السلام) را جشن گرفته و یوم االله 22 بهمن را در
قامت یک جشن بزرگ ملی گرامی داشته و با بانگ رساي توحیدي «االله اکبر ـ خامنه اي رهبر» و فریاد کوبنده «مرگ بر آمریکا، مرگ بر

 
انگلیس و مرگ بر اسرائیل» اعلام می نماییم: 

1- ملت شهید پرور و خداجوي ایران اسلامی، تحت هدایت و رهبري هوشمندانه مقام معظم رهبري و بر حسب بینش انقلابی خود، نیک



دریافته است که دشمن کژ اندیش و اهرمن خوي می کوشد که با تهاجم ترکیبی و با بهره گیري از دیکتاتوري رسانه اي، اقدامات فخرآفرین
و حماسه هاي بزرگ پیشرفت در عرصه هاي گوناگون را کم رنگ و بی اهمیت نشان دهد؛ از این رو، از تمامی دستگاه هاي ذیربط بخصوص
رسانه ملی و همچنین اندیشمندان، اهل قلم و افسران جنگ نرم می خواهیم که در جـهاد گسترده تبیین، ترفـندهاي دشمنان را نقش بر آب
کرده و مردم ایران، نسل جـوان و نیز افکار عمومی مسلمانان و جهانیان را از دستاوردهاي بزرگ ملت ایران در پرتو انقلاب اسلامی آگاه

 
سازند. 

2- ادامه مسیر پر فروغ انقلاب اسلامی، درس آموزي و عمل به بیانیه گام دوم انقلاب است و با جهاد تبیین به عنوان فریضه قطعی و فوري
می توان به بلنداي تشخیص نیاز لحظه و قله هاي رفیع آن دست یافت و ارتقاي روز افزون حوزه هاي علمی و فناوري، اقتصادي و نظامی و
بویژه استیفاي کامل حقوق هسته اي ملت ایران و تقویت روز افزون بنیه صنایع بازدارنده دفاعی و موشکی را مطالبه همگان دانسته و ضمن
محکوم نمودن مواضع مقامات ارشد غربی درباره مبانی دفاعی ایران، با تقدیر از تلاش هاي تیم مذاکره کننده، خواهان تبعیت از منویات ولی
امر مسلمین و توجه به قوانین مجلس شوراي اسلامی با تکیه بر عزم خلل ناپذیر جوانان مومن انقلابی کشور در فتح قله هاي پیشرفت و

 
توسعه کشور هستیم. 

3- تحقق اقتصاد مقاومتی در سایه جهش و جهاد تولید را تنها راهکار حل مشکلات اقتصادي کشور دانسته و ضمن مطالبه جدي و تاکید بر
اهتمام مضاعف مسئولان، نهادهاي قانون گذار و دستگاه هاي اجرایی به منظور پشتیبانی ها و مانع زدایی ها، ارتقاي کیفیت محصولات
داخلی را از تولید کنندگان خواستاریم و این مهم را در سایه توجه به افسران و رزمندگان جنگ اقتصادي، یعنی کارآفرینان و کارگران، قابل
تحقق می دانیم. ما شرکت کنندگان در این حماسه ملی، خود را ملزم به استفاده از کالاهاي بومی با هدف حمایت از اشتغال و رفع بیکاري
جوانان دانسته و از هموطنان عزیزمان دعوت می نماییم با رعایت اصلاح الگوي مصرف و حمایت از کار و کالاي ایرانی، در جهت تحقق نظام

 
پیشرفته اسلامی قدم بردارند. 

4- بار دیگر بر حفظ وحدت ملی و دوري از هرگونه اقدام و عمل تفرقه افکنانه و فتنه گرایانه جریان هاي داخلی و خارجی تاکید و بر حمایت
همه جانبه خود از همبستگی جهان اسلام و جبهه مقاومت دفاع از فلسطین و قدس اشغالی به عنوان مساله اول مسلمین تصریح و همچنین

 
جنایات وحشیانه رژیم مرتجع آل سعود و هم پیمانان آن در یمن و سکوت مجامع بین المللی و مدعی حقوق بشر را محکوم می نمائیم. 

5- با تقدیر از تلاش هاي دولت مردمی و خدمت گذار، مجلس انقلابی و قوه قضائیه عدالت محور، بر پیگیري مطالبات و انتظارات بر حق
مردم، مبارزه با فساد، مسدود نمودن روزنه هاي تبعیض، رانت خواري و جلوگیري از حاکم نمودن جو یأس و ناامیدي در کشور و رفع

 
مشکلات معیشتی تاکید می نماییم. 

6- ما ملت انقلابی و استکبارستیز ضمن حمایت از رویکرد جدید دولت بر ایجاد تعادل و توازن در تعامل با کشورها و وقوف کامل به نقشه
هاي شوم شیطان بزرگ آمریکاي جنایتکار و آگاهی از جنگِ شناختی و رسانه اي دشمن، هرگونه مداخله و شبه افکنی و تخریب چهره نظام
مقدس جمهوري اسلامی را خیال خام دانسته و از پیشرفت ها و دستاوردهاي بزرگ در حوزه علم و فن آوري، نظامی، امنیتی و سیاسی

 
حمایت قاطع نموده و آمادگی خود را براي جان فشانی و دفاع در مقابل هرگونه تهدید احتمالی اعلام می نماییم. 

 
والسلام علیکم و رحمه االله و برکاته 

بیست و دوم بهمن 140



پنجمین اقامتگاه بوم گردي در شهرستان گلبهار توسط بخش خصوصی افتتاح شد

منبع: تابناكشماره خبر:  129  |  تاریخ: 1400/11/22

 
پنجمین اقامتگاه بوم گردي در شهرستان گلبهار توسط بخش خصوصی افتتاح شد 

رئیس اداره میراث فرهنگی ،گردشگري وصنایع دستی شهرستان گلبهار گفت: درایام االله دهه مبارك فجر پنحمین اقامتگاه بوم گردي

 
وگردشگري گلبهار درروستاي احمدآباد ازتوابع بخش گلمکان بااعتباري بالغ بر30میلیارد ریال افتتاح گردید. 

به گزارش خبرنگارتابناك رضوي ازگلبهار، محمدطاهریان مقدم
رئیس اداره میراث فرهنگی وگردشگري وصنایع دستی شهرستان
گلبهارگفت: توسعه اقامتگاه هاي بوم گردي در شهرستان سبب
تقویت حوزه گردشگري و اقتصاد روستایی شده و ایجاد اقامتگاه هاي

 
بوم گردي با استقبال بسیارخوب مسافران مواجه شده است 

رئیس اداره میراث فرهنگی ، گردشگري و صنایع دستی گلبهار
گفت: مهمترین نکته در ایجاد اقامتگاه هاي گردشگري را حفظ
معماري بومی و سنتی و اشتغال پایدار دانست و بر توسعه این قبیل

 
طرح ها در شهرستان تاکید کرد. 

اوگفت: این اقامتگاه بوم گردي با مالکیت آقاي هومن خادم فعال بخش خصوصی و بااعتباري بالغ بر 30 میلیارد ریال افتتاح وبه بهره برداري

 
رسید . 

طاهریان مقدم افزود: این واحد داراي 1500 متر بناي ساختمانی، 4 واحد اقامتی و ظرفیت اسکان 20 نفر است و با افتتاح آن براي چهار نفر

 
بصورت مستقیم شغل ایجاد شده است. 

وي ادامه داد: این اقامتگاه در جاده گردشگري بخش گلمکان و مسیر پرتردد ییلاقات و در مسیر دامنه کوههاي بینالود درروستاي ده نو واقع

 
شده است و در نماي آن از المان هاي سنتی معماري بومی استفاده شده است. 

 
انتهاي پیام 

ح.ش



قطعنامه شوراي تبلیغات اسلامی فارس بدین شرح است

منبع: تابناكشماره خبر:  130  |  تاریخ: 1400/11/22

 
قطعنامه شوراي تبلیغات اسلامی فارس بدین شرح است 

شوراي هماهنگی تبلیغات اسلامی فارس اعلام کرد: بار دیگر بر حفظ وحدت ملی و دوري از هرگونه اقدام و عمل تفرقه افکنانه و فتنه گرایانه

 
جریان هاي داخلی و خارجی تاکید و بر حمایت همه جانبه خود از همبستگی جهان اسلام و جبهه مقاومت تاکید می کنیم. 

تابناك فارس به نقل از فارس: شوراي هماهنگی تبلیغات اسلامی فارس، امروز در مراسم گرامیداشت سالروز پیروزي انقلاب اسلامی، قطعنامه

 
اي به این شرح ارائه نمود: 

 
بسم االله الرحمن الرحیم 

 
ُ مَعَکُمْ وَ لنَْ یتَِرَکُمْ أعَْمالکَُمْ (سوره م حمد آ ي ه 35 )  لْمِ وَ أنَتُْمُ الأَْعْلَوْنَ وَ االلهَّ فَلا تهَِنُوا وَ تدَْعُوا إلِىَ السَّ

پس هرگز سست نشوي د و دشمنان را به صلح ذلتّ بار دعوت نکنی در حالی که شما برتر هستید و خداوند با شماست و چیزي از ثواب

 
اعمالتان را کم نمی کند! 

حمد و سپاس ذات اقدس احدیّت جلّ و علا را که چنین روزي به نام مقدس «یوم االله» آراسته گردید و نظام جمهوري اسلامی ایران، با قیام
قیامت گونه ملت، نخستین حکومت در عصر غیبت بر مبناي قرآن را ایجاد و در سایه ي نعمت اسلام و ولایت و رهبري پیامبرگونه حضرت
امام خمینی (قدس سره الشریف) حماسه اي بی نظیر برپا، و در پرتو آن محرومان و مستضعفان را فلاح و رستگاري بخشید و 22 بهمن را به

 
فجر رهایی مبدل و الگوي نجات بخش سایر ملل قرار داد. 

اینک در طلیعه چهل و چهارمین بهار استقلال، آزادي و جمهوري اسلامی که گفتمان انقلاب اسلامی با گسترش محور مقاومت و مقابله با
نظام استکبار و ایادي آن، فصل نوینی را در پیش روي جهانیان قرار داده و هندسه قدرت را تغییر و فتح دروازه تمدن نوین اسلامی را با
رهبري آیت االله العظمی امام خامنه اي (مد ظله العالی) مژده می دهد، ما شرکت کنندگان در مراسم 22 بهمن به نمایندگی از تمام مردم
حق جو و حق گوي ایران اسلامی و پیروان راه و مرام شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی، ضمن تجدید میثاق با ارزش ها و آرمان هاي انقلاب
اسلامی و بیعت با ولی فقیه و مقتداي عظیم الشان انقلاب اسلامی و همچنین ارواح طیبه شهداي این مسیر نورانی به شکرانه سالگشتِ
پیروزي انقلاب از عید ولادت حضرت زهرا (سلام االله علیها) تا ولادت امیرالمومنین علی (علیه السلام) را جشن گرفته و یوم االله 22 بهمن را
در قامت یک جشن بزرگ ملی گرامی داشته و با بانگ رساي توحید « االله اکبر ـ خامنه اي رهبر» و فریاد کوبنده « مرگ بر آمریکا ، مرگ بر

 
انگلیس و مرگ بر اسرائیل» اعلام می نمائیم: 

1-ملت شهید پرور و خداجوي ایران اسلامی، تحت هدایت و رهبري هوشمندانه مقام معظم رهبري و بر حسب بینش انقلابی خود، نیک
دریافته است که دشمن کژ اندیش و اهرمن خوي می کوشد که با تهاجم ترکیبی و با بهره گیري از دیکتاتوري رسانه اي، اقدامات فخر آ
فرین و حماسه هاي بزرگ پیشرفت در عرصه هاي گوناگونرا کم رنگ و بی اهمیت نشان دهد؛ از این رو، از تمامی دستگاه هاي ذیربط
بخصوص رسانه ملی و همچنین اندیشمندان، اهل قلم و افسران جنگ نرم می خواهیم که در جـهاد گسترده تبیین، ترفـندهاي دشمنان را
نقش بر آب کرده و مردم ایران، نسل جـوان و نیز افکار عمومی مسلمانان و جهانیان را از دستاوردهاي بزرگ ملت ایران در پرتو انقلاب

 
اسلامی آگاه سازند. 



2- ادامه مسیر پر فروغ انقلاب اسلامی، درس آموزي و عمل به بیانیه گام دوم انقلاب است و با جهاد تبیین به عنوان فریضه قطعی و فوري
می توان به بلنداي تشخیص نیاز لحظه و قله هاي رفیع آن دست یافت و ارتقاي روز افزون حوزه هاي علمی و فناوري، اقتصادي و نظامی و به
ویژه استیفاي کامل حقوق هسته اي ملت ایران و تقویت روز افزون بنیه صنایع بازدارنده دفاعی و موشکی را مطالبه همگان دانسته و ضمن
محکوم نمودن مواضع مقامات ارشد غربی درباره مبانی دفاعی ایران، با تقدیر از تلاش هاي تیم مذاکره کننده، خواهان تبعیت از منویات ولی
امر مسلمین و توجه به قوانین مجلس شوراي اسلامی با تکیه بر عزم خلل ناپذیر جوانان مومن انقلابی کشور در فتح قله هاي پیشرفت و

 
توسعه کشور هستیم. 

3- تحقق اقتصاد مقاومتی در سایه جهش و جهاد تولید را تنها راهکار حل مشکلات اقتصادي کشور دانسته و ضمن مطالبه جدي و تاکید بر
اهتمام مضاعف مسئولان، نهادهاي قانون گذار و دستگاه هاي اجرایی به منظور پشتیبانی ها و مانع زدایی ها، ارتقاي کیفیت محصولات
داخلی را از تولید کنندگان خواستاریم و این مهم را در سایه توجه به افسران و رزمندگان جنگ اقتصادي، یعنی کارآفرینان و کارگران، قابل
تحقق می دانیم. ما شرکت کنندگان در این حماسه ملی، خود را ملزم به استفاده از کالاهاي بومی با هدف حمایت از اشتغال و رفع بیکاري
جوانان دانسته و از هموطنان عزیزمان دعوت می نماییم با رعایت اصلاح الگوي مصرف و حمایت از کار و کالاي ایرانی، در جهت تحقق نظام

 
پیشرفته اسلامی قدم بردارند. 

4- بار دیگر بر حفظ وحدت ملی و دوري از هرگونه اقدام و عمل تفرقه افکنانه و فتنه گرایانه جریان هاي داخلی و خارجی تاکید و بر حمایت
همه جانبه خود از همبستگی جهان اسلام و جبهه مقاومت دفاع از فلسطین و قدس اشغالی به عنوان مساله اول مسلمین تصریح و همچنین

 
جنایات وحشیانه رژیم مرتجع آل سعود و هم پیمانان آن در یمن و سکوت مجامع بین المللی و مدعی حقوق بشر را محکوم می نمائیم. 

5- با تقدیر از تلاش هاي دولت مردمی و خدمت گذار، مجلس انقلابی و قوه قضائیه عدالت محور، بر پیگیري مطالبات و انتظارات بر حق
مردم، مبارزه با فساد، مسدود نمودن روزنه هاي تبعیض، رانت خواري و جلوگیري از حاکم نمودن جو یأس و ناامیدي در کشور و رفع

 
مشکلات معیشتی تاکید می نماییم. 

6- ما ملت انقلابی و استکبارستیز ضمن حمایت از رویکرد جدید دولت بر ا ي جاد تعادل و توازن در تعامل با کشور ها و وقوف کامل به نقشه
هاي شوم شیطان بزرگ آمریکاي جنایتکار و آگاهی از جنگِ شناختی و رسانه اي دشمن، هرگونه مداخله و شبه افکنی و تخریب چهره نظام
مقدس جمهوري اسلامی را خیال خام دانسته و از پیشرفت ها و دستاوردهاي بزرگ در حوزه علم و فن آوري، نظامی، امنیتی و سیاسی

حمایت قاطع نموده و آمادگی خود را براي جان فشانی و دفاع در مقابل هرگونه تهدید احتمالی اعلام می نماییم.



تحولات اقتصادي در راه است/اشتغال درکهگیلویه وبویراحمدرونق می گیرد

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  131  |  تاریخ: 1400/11/22

یاسوج- استاندارکهگیلویه و بویراحمد گفت: دوران رفع مشکلات اقتصادي فرارسیده و ظرف یکسال آینده شاهدتحولات خوبی
درزمینه اقتصادي و ایجاد اشتغال در استان باشیم.

یاسوج- استاندارکهگیلویه و بویراحمد گفت: دوران رفع
مشکلات اقتصادي فرارسیده و ظرف یکسال آینده
شاهدتحولات خوبی درزمینه اقتصادي و ایجاد اشتغال در

 
استان باشیم. 

به گزارش خبرنگار مهر، سید علی احمدزاده ظهر جمعه در
مراسم راهپیمایی موتوري و خودرویی 22 بهمن در یاسوج
افزود: در استان کارهاي بزرگی آغاز شده و آغاز خواهد شد، و
من به عنوان فرزند این استان به شما قول می دهم اشتغال در
استان رونق می گیرد و جوانان بیکار ما از این وضعیت خارج و

 
صاحب شغل خواهند شد. 

وي بیان داشت: دولت توجه ویژه اي به کهگیلویه و بویراحمد دارد و به دنبال تغییر در استان است و پروژه هاي بزرگی که اجرا شده و یا در

 
دست اجرا است بیانگر توجه و نگاه خاص دولت سیزدهم به استان است. 

احمدزاده با بیان اینکه در حال حاضر براي پروژه هاي گاز، نفت و آب اقدامات مهم و بزرگی طراحی شده و در دست اجرا است، گفت: استان
وارد چرخه جدیدي از تولید و اشتغال شده و در حوزه آب، سدهایی حق ما بود اما این حق را به ما ندادند که با تلاش صورت گرفته عملیات

 
اجرایی این سدها آغاز شده است. 

وي اظهار داشت: سد تنگ سرخ در سال 1401 آبگیري و مشکلات آب شهر یاسوج و دشت هاي اطراف حل می شود، همچنین در چند روز
گذشته با تکیه بر توان استان و استفاده از ظرفیت ارکان دولتی، نمایندگان مجلس و دستگاه ها توانستیم مجوز احداث سد آبریز را علی رغم

 
همه مخالفت ها اخذ کنیم و از این گردنه سخت عبور کنیم. 

احمد زاده تصریح کرد: تلاش براي توسعه و پیشرفت و تحول در استان به شرط حمایت مردم ادامه دارد، از مردم استان می خواهم براي اخذ

 
تسهیلات و ایجاد اشتغال به ما مراجعه کنند. 

وي افزود: قول می دهم ظرف یکی دو سال آینده تحولات زیادي در استان ایجاد شود و زمان عبور از مشکلات اقتصادي که به واسطه آمریکا

 
ایجاد شده فرا رسیده است. 

استاندار با بیان اینکه 22 بهمن یادآور روز حماسه ملت ایران و روز خروش و قیام مردم علیه طاغوت و آغاز یک دوره جدید حاکمیت الهی بر
این سرزمین است، گفت: قبل از انقلاب شاهد بودیم که چکمه پوشان آمریکا و اجانب از هیچ ظلم و ستمی بر پیکره این ملت کوتاهی نکردند

 
و سرمایه ملی ما را جلوي چشمانمان به یغما می بردند 



استاندار افزود: 22 بهمن آغازگر یک حکومت توحیدي و الهی در این مملکت و استقلال ایران از سلطه بیگانگان و ایجاد تمدن جدیدي است
که همه ارکان و شئون مملکت به خود مردم واگذار شده است.



حضور گسترده مردم سبب ناامیدي دشمنان ایران

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  132  |  تاریخ: 1400/11/22

ملت همیشه در صحنه و انقلابی ایران اسلامی بار دیگر با حضور گسترده در راهپیمایی یوم االله 22 بهمن دشمنان نظام را مایوس
کرد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز آبادان؛ امام جمعه آبادان
گفت: در خطبه هاي نماز جمعه آبادان افزود: حضور چشمگیر
مردم در راهپیمایی امروز براي دشمن و دوست نظام جمهوري
اسلامی داراي پیام بود و به آن ها فهماند که ملت ایران پاي
نظام و انتخاب آگاهانه خود ایستاده و تحریم هاي ظالمانه آن

 
ها بر اراده مردم اثربخش نخواهد بود. 

حجت الاسلام غبیشاوي اقتدار نظام و اتحاد مردم را پیام مردم
ایران به دوستان نظام عنوان و خاطر نشان کرد: حامیان جمهوري اسلامی می دانند نظام جمهوري اسلامی به واسطه وحدت مردم محکم و

 
استوار به راه خود ادامه می دهد. 

وي اداره کردن کشور به شکل جهادي را خواستار شد و بیان کرد: پاکسازي بدنه دولت از مسوولان بی کفایت خواسته مردم است که به

 
حمداالله دولت سیزدهم در این راستا گام برداشته است. 

خطیب جمعه آبادان افزود: اشتغال زایی و ایجاد فرصت هاي شغلی از دیگر خواسته مردم است که دولت مردمی آیت االله رییسی باید در این

 
راستا کوشا باشد. 

حجت الاسلام غبیشاوي اظهار داشت: رونق اقتصادي دیگر خواسته مردمی است، مردم سال ها تحریم هاي دشمن را تحمل کردند و اکنون
باید موانع رشد و رونق اقتصادي برداشته شود.



سیاه معرفی کردن کرمانشاه هنر نیست/ براي چیزي جز خدمت به کرمانشاه نیامده

ام

منبع: ایلناشماره خبر:  133  |  تاریخ: 1400/11/22

استاندار کرمانشاه گفت: همه باید براي توسعه استان تلاش کنیم و کرمانشاه را به جایگاه واقعی آن یعنی محوریت غرب کشور
برسانیم.

استاندار کرمانشاه گفت: همه باید براي توسعه استان تلاش
کنیم و کرمانشاه را به جایگاه واقعی آن یعنی محوریت غرب

 
کشور برسانیم. 

به گزارش خبرنگار ایلنا از کرمانشاه، بهمن امیري مقدم که
بعنوان سخنران راهپیمایی 22 بهمن در کرمانشاه سخن گفت:
در جریان پیروزي انقلاب اسلامی ایران همه مردم از همه
اقشار در کنار هم و پشت سر امام(ره) بودند و همین وحدت

 
رمز اصلی پیروزي انقلاب بود. 

وي به دستاوردهاي انقلاب در حوزه هاي مختلف نیز اشاره کرد وافزود: در حوزه سیاسی، استقلال کشور و تحقق حاکمیت مردم بر
سرنوشتشان مهمترین دستاورد انقلاب است. امروز این مردم هستند که با راي خود مسئولین را انتخاب کنند و به واقع خودشان حاکم بر

 
سرنوشت خود هستند. 

امیري مقدم با بیان اینکه امروز اقتدار منطقه اي و فرامنطقه اي داریم، گفت: امروز دنیا روي ما حساب می کند و در مذاکره با دیگر کشورها

 
از موضع قدرت از حقوق کشور دفاع می کنیم. 

وي به قدرت نظامی کشور هم اشاره کرد و گفت: امروز به برکت خون شهدا دستاوردهاي خوبی در حوزه نظامی داریم. در جنگ تحمیلی هم

 
با وجود اینکه همه کشورها به صدام کمک می کردند و ما تنها بودیم اجازه ندادیم وجبی از خاك ایران جدا شود. 

استاندار کرمانشاه با بیان اینکه قدرت نظامی ایران در میدان سیاسی نیز بسیار اثرگذار است، عنوان کرد: در کنار دیپلماسی باید قدرت نظامی

 
هم داشته باشیم و همین قدرت باعث شده در میز مذاکرات با قدرت با طرف هاي دیگر صحبت کنیم. 

وي به دستاوردهاي علمی کشورمان در سالهاي پس از انقلاب هم اشاره کرد و گفت: امروز در حوزه هاي علوم نوین حرف هاي بسیاري براي
گفتن داریم. در حوزه پزشکی نیز در حالیکه قبل از انقلاب پزشکان بسیاري از دیگر کشورها به ایران می آمدند، اما اکنون پزشکان متخصص

 
ما سخت ترین کارها را انجام می دهند. 

وي افزود: امروزه در شرایط تحریم جوانان ما در جهاددانشگاهی و دانشگاه ها کارهاي علمی بزرگی انجام داده اند و بسیاري از نیازهاي کشور

 
را مرتفع ساخته اند. 



وي با بیان اینکه در حوزه اقتصادي و رفاهی هم پیشرفت هاي خوبی حاصل شده، گفت: امروز همه شهرهاي ما از نعمت گاز و آب و برق و

 
ارتباطات برخوردارند و کمتر روستایی داریم که از این نعمات بی بهره باشد. 

وي افزود: البته قبول داریم که وضعیت معیشتی مردم خوب نیست که بخش زیادي از آن نشات گرفته از تحریم هاي ظالمانه و بخشی هم

 
ناشی از مدیریت هاي بی کیفیت گذشته است و همه باید دست به دست هم بدهیم و مشکلات موجود را رفع کنیم. 

وي در بخش دیگر سخنانش به ظرفیت هاي استان کرمانشاه اشاره کرد و گفت: کرمانشاه با همه مشکلات موجود، اما ظرفیت هاي بالایی در

 
بخش هاي مختلف دارد که باید همه تلاش کنیم این ظرفیت ها بالفعل درآید. 

وي به مشکل بیکاري کرمانشاه اشاره کرد و گفت: مشکل بیکاري در استان به قبل از انقلاب بر می گردد، اما با توجه به ظرفیت هاي بالاي

 
استان در بخش هاي مختلف طی این سالها می شد خیلی کارها انجام داد که متاسفانه صورت نگرفته است. 

امیري مقدم با انتقاد از سیاه معرفی کردن کرمانشاه، گفت: متاسفانه برخی مدیران گذشته استان مدام عنوان می کردند که کرمانشاه در قتل،

 
سرقت و ... رتبه اول را دارد. این که هنر نیست که استان را سیاه معرفی کنیم. باید از آنان پرسید چرا به دنبال حل مشکلات نرفتید. 

وي افزود: می گوییم کرمانشاه مشکل بیکاري دارد و براي ایجاد اشتغال باید سرمایه گذاري در استان شکل بگیرد، اما در این شرایط استان را

 
سیاه معرفی کرده و مقابل راه سرمایه گذاران مانع ایجاد می کنیم. طبیعی است که در این شرایط سرمایه گذار به کرمانشاه نمی آید. 

وي ادامه داد: به همه دستگاه ها گفته ام که باید کرمانشاه را خوب معرفی کنند. شما مردم هم باید در این زمینه کمک کنید و از استانتان

 
بد نگویید. مشکلات زیادي در استان وجود دارد و من و شما باید این مشکلات را حل کنیم. 

استاندار کرمانشاه در ادامه با بیان اینکه خودم را خادم شما می دانم و براي چیزي جز خدمت به کرمانشاه نیامده ام، گفت: همه باید براي

 
توسعه کرمانشاه تلاش کنیم و کرمانشاه را به جایگاه واقعی آن یعنی محوریت غرب کشور برسانیم. 

انتهاي پیام/



تفاوت شرایط کارگري قبل و بعد از پیروزي انقلاب از زمین تا هوا است

منبع: داناشماره خبر:  134  |  تاریخ: 1400/11/22

اما اکنون در شرایطی هستیم که در ایران تعداد بیکاران به حداقل رسیده است و حتی بانوان در خانه هاي خود کسب و کار راه
انداخته اند، خوشبختانه به کارآفرینی توجه ویژه اي می شود و مشاغل جدید به خوبی جاي خود را در بازار پیدا می کنند، کسب و

کار اینترنتی نیز چند سالیست رونق گرفته و به واسطه این رونق، ...

اما اکنون در شرایطی هستیم که در ایران تعداد بیکاران به
حداقل رسیده است و حتی بانوان در خانه هاي خود کسب و
کار راه انداخته اند، خوشبختانه به کارآفرینی توجه ویژه اي
می شود و مشاغل جدید به خوبی جاي خود را در بازار پیدا
می کنند، کسب و کار اینترنتی نیز چند سالیست رونق گرفته
و به واسطه این رونق، صنایع داخلی در وضعیت خوبی به سر

 
می برند. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ به نقل از صاحب نیوز؛
یکی از نکات مهم و کلیدي که در طول پیروزي انقلاب
اسلامی براي کشور ایران بوجود آمد اشتغال، کارآفرینی و
توجه به قشر کارگر بود، در زمان پهلوي تحولاتی که در سایر

نقاط جهان از نقطه نظر اقتصادي به وجود آمده بود شرایط اقتصادي و سیاسی ایران را تحت تاثیر گذاشته بود، در دوران محمدرضا پهلوي
صنایع سنتی به صنایع ماشینی تبدیل شده و به دنبال آن مشاغل داخلی به مرور تعطیل می شدند، تنها چیزي که به واسطه این تفکر بجا

 
می ماند جوانان و مردم بیکار بود. 

مردم هنگامی که بیکار می شدند اجباراً به کارگري روي می آوردند که مزد خوبی نداشت، تغییر و تحولاتی در میزان دستمزد کارگران در
دوره پهلوي رخ داد اما این تغییرات و تحولات وضع مناسبی در وضعیت معیشتی و رفاه آنان بوجود نیاورد، حتی در یک دوره زمانی تغییرات
نسبی در وضعیت بیمه و بهداشت و سطح زندگی کارگران در مقایسه با دورانهاي قبل به وجود آمد، منتهی این تغییرات در شرایط جدید به

 
هیچ وجه متناسب با شرایط و استانداردهاي بین المللی نبود. 

مراکز کارگري ایران در واقع همان مناطقی بود که از سابق در آنها صنایع دستی و کانون هاي فعالیت هاي تجاري شکل گرفت، ایلات،
عشایر، روستاییان و دهقانان یکی از بهترین منابع تامین طبقه کارگر ایران در دوره پهلوي دوم بودند اما منابع دیگري نیز به تأمین و تقویت

 
این طبقه کمک می کردند که بهترین آنان پیشه وران بودند. 

به واسطه ورود کالاهاي خارجی به کشور، صنایع بومی مانند تولید پارچه هاي پنبه اي، ابریشمی و پشمی گرفتار رقابت با کالاهاي خارجی
می شدند بنابراین شاخه هاي مختلف این صنایع که تاب مقاومت در مقابل هجوم کالاهاي خارجی را نداشت از گردونه رقابت حذف و بدین

 
ترتیب چندین هزار کارگر به بخش صنایع روي آوردند. 

علی رغم توسعه بسیاري از کارخانه هاي مدرن در رژیم گذشته، صنعت ایران بسیار عقب مانده بود و اکثر کارگان در کارگاه هاي کوچک و
ابتدایی، کمتر از 50 نفر کارگر کار می کردند، میزان دستمزدها در این کارگاه ها بسار کمتر از کارخانهاي بزرگتر و مدرنتر بود بنابراین اگر
کارگاه ها نیز در بررسی به حساب آمده بودند، میزان دستمزدها، بسیار کمتر از آنچه برآورد شده، می بود؛ در حالی که ظرفیت نیروي



 
انسنانی وجود داشت اما از این ظرفیت بهره اي برده نمی شد 

اما اکنون در شرایطی هستیم که در ایران تعداد بیکاران به حداقل رسیده است و حتی بانوان در خانه هاي خود کسب و کار راه انداخته اند،
خوشبختانه به کارآفرینی توجه ویژه اي می شود و مشاغل جدید به خوبی جاي خود را در بازار پیدا می کنند، کسب و کار اینترنتی نیز چند

 
سالیست رونق گرفته و به واسطه این رونق، صنایع داخلی در وضعیت خوبی به سر می برند. 

دستمزد قشر کارگر طبق محاسبه اداره کار تخمین زده می شود و قانون حمایت از کارگر پشتوانه این قشر قرار گرفته و حتی رسیدگی هایی
که در این زمینه انجام می شود کاملا دقیق است، اگر کارگر از کارفرما شاکی باشد از وي شکایت کرده و حتی خسارت نیز می گیرد، علاده

 
بر این حق بیمه کارگر نیز محاسبه شده و از کارفرما گرفته می شود. 

جمهوري اسلامی ایران شرایطی را ایجاد کرد که دیگر هیچ کارگري مورد ظلم واقع نشود بلکه با قرار دادن حق و حقوق کارگر در قانون

 
اساسی، این قشر قدرت پیدا کرد و توانست با پشتوانه دولتش حقش را دریافت کند. 

هر سالی که تورم بر محصولات می خورد و اقتصاد را تحت تاثیر قرار می دهد اداره کار نیز دستمزد کارگر را افزایش داده و کارفرما را ملزم به
رعایت و پرداخت حقوق کارگر می کند، این افزایش دستمزد سبب می شود کارگر در مشکلات اقتصادي غرق نشده و حتی الامکان بتواند

 
معیشت خود را با آن بگذراند. 

در کنار این موضوع نقش و هدایت کارگران براي خود کفایی و پیشرفت کشور است است و سهم اجتماعی برابري با دیگر شغل ها دارد؛ این
در حالی بود که قبل از انقلاب از این قشر در رسیدن به اهداف سیاسی، اجتماعی و اقتصادي کشورهاي استکباري استفاده می شد و برنامه

 
ها براي منافع این کشورها پیاده می شد. 

البته نقش این قشر در پیروزي انقلاب و پس از آن حمایت از انقلاب برجسته و مهم بوده است و یکی از قشرهاي تاثیر گذار در عمر 43 ساله

 
انقلاب به حساب می آیند و همیشه با بصیرتی که داشته اند پاي کار انقلاب و نظم بوده اند. 

انتهاي پیام/



تحول در اقتصاد و رونق اشتغال کهگیویه و بویراحمد ظرف یکسال آینده

منبع: داناشماره خبر:  135  |  تاریخ: 1400/11/22

استاندار کهگیلویه و بویراحمد گفت: زمان عبور از مشکلات اقتصادي که به واسطه آمریکا ایجاد شده فرا رسیده است.

استاندار کهگیلویه و بویراحمد گفت: زمان عبور از مشکلات

 
اقتصادي که به واسطه آمریکا ایجاد شده فرا رسیده است. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا به نقل از صبح زاگرس
سید علی احمدزاده در مراسم راهپیمایی موتوري و خودرویی
22 بهمن شهر یاسوج با گرامیداشت حضور حماسی و پرشور
مردم استان کهگیلویه و بویراحمد گفت: 22 بهمن یادآور روز
حماسه ملت ایران و روز خروش و قیام مردم علیه طاغوت و

 
آغاز یک دوره جدید حاکمیت الهی بر این سرزمین است. 

استاندار کهگیلویه و بویراحمد به وضعیت کشور قبل از انقلاب
اشاره کرد و افزود: قبل از انقلاب شاهد بودیم که چکمه پوشان

 
آمریکا و اجانب از هیچ ظلم و ستمی بر پیکره این ملت کوتاهی نکردند و سرمایه ملی ما را جلوي چشمانمان به یغما می بردند. 

وي بیان کرد: 22 بهمن یادآور دوران قبل از پیروزي انقلاب است که سرسپردگان مملکت دستشان به سوي اجانب دراز بود و چشمشان به

 
دست دشمن بود و همه کشور را در اختیار بیگانگان قرار داده بودند. 

مقام عالی دولت در کهگیلویه و بویراحمد بیان کرد: 22 بهمن آغازگر یک حکومت توحیدي و الهی در این مملکت و استقلال ایران از سلطه
بیگانگان و ایجاد تمدن جدیدي که همه ارکان و شئون مملکت به خود مردم واگذار شد است و امام(ره) انقلابی بر پایه باورها و اعتقادات

 
الهی ایجاد کردند که در دنیا مشابه آن وجود ندارد انقلابی که در راه اعتلاي آن خون هاي گرانبهایی تقدیم شد. 

احمدزاده با بیان اینکه 22 بهمن آغازگر دورانی است که مردم با اراده خودشان مملکت را اداره کنند، گفت: بر حاکمیت این مملکت ولی

 
فقیه که جانشین امام معصوم است قرار دارد که حرفش حرف خدا و ائمه اطهار است. 

استاندار کهگیلویه و بویراحمد به تجربه خود به سفر به یکی از کشورهاي همسایه اشاره کرد و افزود: در سفرم به یکی از کشورهاي همسایه
یکی از مقامات آن کشور به من گفت ما بدون اجازه آمریکا حتی نمی توانیم درب یک کارخانه را تغییر بدهیم، اگر ما ولی فقیه داشتیم زیر

 
سلطه و سیطره آمریکا نبودیم. 

استاندار کهگیلویه و بویراحمد در ادامه خطاب به مردم گفت: باور کنیم و اعتقاد داشته باشیم که این کشور آینده دار است استکبار جهانی و

 
هم پیمانانش به دنبال این هستند که شما را از پیروي از ولایت فقیه ناامید کنند. 

وي با بیان اینکه در کشور مشکلات اقتصادي وجود دارد، گفت: دشمن ما را تحریم کرده اما ملت ایران ملت مقاومی هستند و روي پاي
خودمان، داشته ها و توانمندي هایمان و اندوخته هاي داخلی از این گردنه سخت عبور خواهیم کرد و مشکلات را به دست همین جوانان حل

می کنیم. 



استاندار کهگیلویه و بویراحمد با بیان اینکه ما اراده کردیم کشورمان را خودمان بسازیم و اجازه ندهیم مانند آن دوران دارایی هایمان را به

 
یغما ببرند، گفت: به فضل الهی از این گردنه سخت مشکلات اقتصادي که همه به واسطه آمریکا است عبور خواهیم کرد. 

مقام عالی دولت در کهگیلویه و بویراحمد گفت: آغاز دوران رفع مشکلات اقتصادي فرا رسیده و من به عنوان فرزند این استان به شما قول

 
می دهم ظرف یکسال آینده شاهد تحولات خوبی در زمینه اقتصادي و ایجاد اشتغال در استان باشیم. 

احمدزاده بیان کرد: کارهاي بزرگی در استان آغاز شده و آغاز خواهد شد، اشتغال در استان رونق می گیرد و جوانان بیکار ما از این وضعیت

 
خارج و صاحب شغل خواهند شد. 

استاندار کهگیلویه و بویراحمد بیان کرد: دولت توجه ویژه اي به کهگیلویه و بویراحمد دارد و به دنبال تغییر در استان است، پروژه هاي

 
بزرگی که اجرا شده و یا در دست اجرا است بیانگر توجه و نگاه خاص دولت سیزدهم به استان است. 

احمدزاده با بیان اینکه استان وارد چرخه جدیدي از تولید و اشتغال شده، گفت: در حال حاضر براي پروژه هاي گاز، نفت و آب اقدامات مهم

 
و بزرگی طراحی و در دست اجرا است. 

وي بیان کرد: در حوزه آب، سدهایی حق ما بود اما این حق را به ما ندادند که با تلاش صورت گرفته عملیات اجرایی این سدها آغاز شده
است، سد تنگ سرخ در سال 1401 آبگیري و مشکلات آب شهر یاسوج و دشت هاي اطراف حل می شود ، کارهایی هم در دشت امامزاده

 
جعفر و باشت انجام می شود. 

مقام عالی دولت در کهگیلویه و بویراحمد بیان کرد: چند روز گذشته با تکیه بر توان استان و استفاده از ظرفیت ارکان دولتی، نمایندگان

 
مجلس و دستگاه ها توانستیم مجوز احداث سد آبریز را علی رغم همه مخالفت ها اخذ کنیم و از این گردنه سخت عبور کنیم. 

وي تصریح کرد: تلاش براي توسعه و پیشرفت و تحول در استان به شرط حمایت مردم ادامه دارد، از مردم استان می خواهم براي اخذ

 
تسهیلات و ایجاد اشتغال به ما مراجعه کنند. 

احمدزاده در پایان با بیان اینکه قول می دهم ظرف یکی دو سال آینده تحولات زیادي در استان ایجاد شود، خاطر نشان کرد: تا پاي جان از

 
هیچ تلاش و کوششی براي عمران و آبادانی استان دریغ نخواهیم کرد. 

 
خبرنگار: بهمنیار 

انتهاي پیام/



نماینده مردم اسدآباد در مجلس: عملیات ساخت بیمارستان امیرالمؤمنین(ع) بعداز

چند سال توقف آغاز می شود

منبع: تسنیمشماره خبر:  136  |  تاریخ: 1400/11/22

گروه استان ها ـ نماینده مردم اسدآباد در مجلس به ارتقا رتبه بیمارستان اشاره کرد و گفت: بیمارستان امیرالمؤمنین(ع) بعداز چند
سال متوقف شده بود که قرار است با ساخت بیمارستانی 128 تختخوابی شروع به کار کند.

گروه استان ها ـ نماینده مردم اسدآباد در مجلس به ارتقا رتبه
بیمارستان اشاره کرد و گفت: بیمارستان امیرالمؤمنین(ع)
بعداز چند سال متوقف شده بود که قرار است با ساخت
بیمارستانی 128 تختخوابی شروع به کار کند. - اخبار استانها

 
 -

به گزارش خبرگزاري تسنیم از اسدآباد، کیومرث سرمدي، در
جمع راهپیمایی کنندگان در مسجد جامع این شهر با تبریک
چهل و سومین سال پیروزي انقلاب اسلامی اظهار کرد: امروز
آنانی که می گفتند انقلاب چهل و سومین سال خود را نخواهد

 
دید، یا مرده اند و یا در کنجی نظاره گر این انقلاب هستند. 

وي با بیان اینکه انقلاب اسلامی از بدو شروع با توطئه ها و دسیسه هاي مختلفی موجه شده، اذعان کرد: امروز به مرحله اي رسیده که

 
مرحله توانمندي همه جانبه مردم در عرصه هاي مختلف است. 

نماینده مردم اسدآباد در مجلس به دستاوردهاي انقلاب در ساخت موشک، علم نانو، قدرت نظامی، گفتمان دیپلماسی اشاره کرد و گفت:

 
امروز به عظمتی رسیدیم که دنیا در پاي میز مذاکره مختص ما است و قدرت ایستادگی ما را دشمن باور کرده است. 

 
حاجی بابایی : تدارك خوبی براي مردم در بودجه 1401 دید ه ایم/ 360 هزار میلیارد تومان براي ایجاد اشتغال در استان ها تصویب شد 

 
نماینده مردم بهار و کبودراهنگ: اجازه نمی دهیم شهرستان "بهار" به شهر دیگري الحاق شود/ حاضر به معامله نیستیم 

وي با شاره به وجود مشکلات تحریم، بیماري و سؤ مدیریت ، گفت: امروز با انتخاب صحیح مردم از جمعه هاي بی خبري به جمعه استان

 
گردي رسیده ایم. 

سرمدي با تأکید بر تزریق امید به جامعه، گفت: امروز تلاش دشمن بر این است که با زیر سؤال بردن خدمات نظام بگویند که مجلس انقلابی

 
و دولت مردمی چه کرده است. ایجاد یأس و نامیدي بین جامعه هدف دشمن است. 

وي با بیان اینکه تلاش دشمن بر این است که خدمات را کمرنگ جلوه دهند و با پمپاژ شبهه یاس و ناامیدي ایجاد کنند، افزود: تمام تلاش

 
این است که با یک آواربرداري از کوتاهی ها و خرابی و وعده هاي بی عمل داده شده مشکلات مردم را حل کند. 

نماینده مردم اسدآباد در مجلس با بیان اینکه امروز دولت انقلابی با تمام توان ایستاده است، افزود: امروز توجه به عمران روستاها، بازدید بی

 
سابقه براي احصا مشکلات را در دستور کار داریم و این وضعیت در شأن مردم نیست. 



وي به ارتقا رتبه بیمارستان اشاره کرد و گفت: بیمارستان امیرالمؤمنین(ع) بعداز چند سال متوقف شده بود که قرار است با ساخت
بیمارستانی 128 تختخوابی شروع به کار کند.



همه باید براي توسعه استان تلاش کنیم

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  137  |  تاریخ: 1400/11/22

استاندار کرمانشاه گفت : همه باید براي توسعه استان تلاش کنیم و کرمانشاه را به جایگاه واقعی آن یعنی محوریت غرب کشور
برسانیم.

باشگاه خبرنگاران جوان کرمانشاه- بهمن امیري مقدم گفت :
در جریان پیروزي انقلاب اسلامی ایران همه مردم از همه
اقشار در کنار هم و پشت سر امام (ره) بودند و همین وحدت

 
رمز اصلی پیروزي انقلاب بود. 

به گفته استاندار کرمانشاه در حوزه سیاسی، استقلال کشور و
تحقق حاکمیت مردم بر سرنوشتشان مهمترین دستاورد
انقلاب است. امروز این مردم هستند که با راي خود مسئولین
را انتخاب کنند و به واقع خودشان حاکم بر سرنوشت خود

 
هستند. 

امروز اقتدار منطقه اي و فرامنطقه اي داریم، امروز دنیا روي ما حساب می کند و در مذاکره با دیگر کشور ها از موضع قدرت از حقوق کشور

 
دفاع می کنیم. 

امروز به برکت خون شهدا دستاورد هاي خوبی در حوزه نظامی داریم. در جنگ تحمیلی هم با وجود اینکه همه کشور ها به صدام کمک می

 
کردند و ما تنها بودیم اجازه ندادیم وجبی از خاك ایران جدا شود. 

امروز قدرت در میدان داریم، در مقطعی اسراییل برنامه حمله نظامی به کشورمان را داشت که وقتی یک مانور نظامی برگزار کردیم فهمید

 
ایران امروز کشوري مقتدر است و از حمله منصرف شد. 

قدرت نظامی ایران در میدان سیاسی بسیار اثرگذار است، در کنار دیپلماسی باید قدرت نظامی هم داشته باشیم و همین قدرت باعث شده در

 
میز مذاکرات با قدرت با طرف هاي دیگر صحبت کنیم. 

امروز در حوزه هاي علوم نوین حرف هاي بسیاري براي گفتن داریم. در حوزه پزشکی نیز در حالیکه قبل از انقلاب پزشکان بسیاري از دیگر

 
کشور ها به ایران می آمدند، اما اکنون پزشکان متخصص ما سخت ترین کار ها را انجام می دهند. 

امروزه در شرایط تحریم جوانان ما در جهاددانشگاهی و دانشگاه ها کار هاي علمی بزرگی انجام داده اند و بسیاري از نیاز هاي کشور را مرتفع

 
ساخته اند. 

در حوزه اقتصادي و رفاهی پیشرفت هاي خوبی حاصل شده، امروز همه شهر هاي ما از نعمت گاز و آب و برق و ارتباطات برخوردارند و کمتر
روستایی داریم که از این نعمات بی بهره باشد. 



البته قبول داریم که وضعیت معیشتی مردم خوب نیست که بخش زیادي از آن نشات گرفته از تحریم هاي ظالمانه و بخشی هم ناشی از

 
مدیریت هاي بی کیفیت گذشته است و همه باید دست به دست هم بدهیم و مشکلات موجود را رفع کنیم. 

 
کرمانشاه با همه مشکلات موجود، اما ظرفیت هاي بالایی در بخش هاي مختلف دارد که باید همه تلاش کنیم این ظرفیت ها بالفعل درآید. 

مشکل بیکاري در استان به قبل از انقلاب بر می گردد، اما با توجه به ظرفیت هاي بالاي استان در بخش هاي مختلف طی این سال ها می

 
شد خیلی کار ها انجام داد که متاسفانه صورت نگرفته است. 

متاسفانه برخی مدیران گذشته استان مدام عنوان می کردند که کرمانشاه در قتل، سرقت و ... رتبه اول را دارد. این که هنر نیست که استان

 
را سیاه معرفی کنیم. باید از آنان پرسید چرا به دنبال حل مشکلات نرفتید. 

می گوییم کرمانشاه مشکل بیکاري دارد و براي ایجاد اشتغال باید سرمایه گذاري در استان شکل بگیرد، اما در این شرایط استان را سیاه

 
معرفی کرده و مقابل راه سرمایه گذاران مانع ایجاد می کنیم. طبیعی است که در این شرایط سرمایه گذار به کرمانشاه نمی آید. 

به همه دستگاه ها گفته ام که باید کرمانشاه را خوب معرفی کنند. شما مردم هم باید در این زمینه کمک کنید و از استانتان بد نگویید.

 
مشکلات زیادي در استان وجود دارد و من و شما باید این مشکلات را حل کنیم. 

خودم را خادم شما می دانم و براي چیزي جز خدمت به کرمانشاه نیامده ام، همه باید براي توسعه کرمانشاه تلاش کنیم و کرمانشاه را به
جایگاه واقعی آن یعنی محوریت غرب کشور برسانیم .



قطعنامه مراسم یوم االله 22 بهمن در خراسان جنوبی

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  138  |  تاریخ: 1400/11/22

مردم خراسان جنوبی در پایان مراسم گرامیداشت یوم االله 22 بهمن با صدور قطعنامه اي بار دیگر با آرمان هاي انقلاب و شهدا
تجدید پیمان کردند.

به گزارش خبرگزاري صداوسیماي مرکز خراسان جنوبی، قطعنامه مراسم یوم االله 22 بهمن ماه 1400 در پایان این مراسم درر بیرجند

 
قرائت شد؛ متن قطع نامه به این شرح است: 

 
بسم االله الرحمن الرحیم 

 
ُ مَعَکُمْ وَ لنَْ یتَِرَکُمْ أعَْمالکَُمْ (سوره محمد آیه 35)  لْمِ وَ أنَتُْمُ الأَْعْلَوْنَ وَ االلهَّ فَلا تهَِنُوا وَ تدَْعُوا إلِىَ السَّ

 
پس هرگز سست نشوید و دشمنان را به صلح ذلتّ بار دعوت نکنید در حالی که شما برترید. 

 
و خداوند با شماست و چیزي از ثواب اعمالتان را کم نمی کند! 

حمد و سپاس ذات اقدس احدیّت جلّ و علا را که چنین روزي به نام مقدس «یوم االله» آراسته گردید و نظام جمهوري اسلامی ایران، با قیام
قیامت گونه ملت، نخستین حکومت در عصر غیبت بر مبناي قرآن را ایجاد و در سایه ي نعمت اسلام و ولایت و رهبري پیامبرگونه حضرت
امام خمینی (قدس سره الشریف) حماسه اي بی نظیر برپا، و در پرتو آن محرومان و مستضعفان را فلاح و رستگاري بخشید و 22 بهمن را به

 
فجر رهایی مبدل و الگوي نجات بخش سایر ملل قرار داد. 

اینک در طلیعه چهل و چهارمین بهار استقلال، آزادي و جمهوري اسلامی که گفتمان انقلاب اسلامی با گسترش محور مقاومت و مقابله با
نظام استکبار و ایادي آن، فصل نوینی را در پیش روي جهانیان قرار داده و هندسه قدرت را تغییر و فتح دروازه تمدن نوین اسلامی را با
رهبري آیت االله العظمی امام خامنه اي (مد ظله العالی) مژده می دهد، ما شرکت کنندگان در مراسم 22 بهمن به نمایندگی از تمام مردم
حق جو و حق گوي ایران اسلامی و پیروان راه و مرام شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی، ضمن تجدید میثاق با ارزش ها و آرمان هاي انقلاب
اسلامی و بیعت با، ولی فقیه و مقتداي عظیم الشان انقلاب اسلامی و همچنین ارواح طیبه شهداي این مسیر نورانی به شکرانه سالگشتِ
پیروزي انقلاب از عید ولادت حضرت زهرا (سلام االله علیها) تا ولادت امیرالمومنین علی (علیه السلام) را جشن گرفته و یوم االله 22 بهمن را
در قامت یک جشن بزرگ ملی گرامی داشته و با بانگ رساي توحیدي «االله اکبر ـ خامنه اي رهبر» و فریاد کوبنده «مرگ بر آمریکا، مرگ بر

 
انگلیس و مرگ بر اسرائیل» اعلام می نماییم: 

1- ملت شهید پرور و خداجوي ایران اسلامی، تحت هدایت و رهبري هوشمندانه مقام معظم رهبري و بر حسب بینش انقلابی خود، نیک
دریافته است که دشمن کژ اندیش و اهرمن خوي می کوشد که با تهاجم ترکیبی و با بهره گیري از دیکتاتوري رسانه اي، اقدامات فخرآفرین
و حماسه هاي بزرگ پیشرفت در عرصه هاي گوناگون را کم رنگ و بی اهمیت نشان دهد؛ از این رو، از تمامی دستگاه هاي ذیربط بخصوص
رسانه ملی و همچنین اندیشمندان، اهل قلم و افسران جنگ نرم می خواهیم که در جـهاد گسترده تبیین، ترفـند هاي دشمنان را نقش بر
آب کرده و مردم ایران، نسل جـوان و نیز افکار عمومی مسلمانان و جهانیان را از دستاورد هاي بزرگ ملت ایران در پرتو انقلاب اسلامی آگاه

 
سازند. 

2- ادامه مسیر پر فروغ انقلاب اسلامی، درس آموزي و عمل به بیانیه گام دوم انقلاب است و با جهاد تبیین به عنوان فریضه قطعی و فوري



می توان به بلنداي تشخیص نیاز لحظه و قله هاي رفیع آن دست یافت و ارتقاي روز افزون حوزه هاي علمی و فناوري، اقتصادي و نظامی و
بویژه استیفاي کامل حقوق هسته اي ملت ایران و تقویت روز افزون بنیه صنایع بازدارنده دفاعی و موشکی را مطالبه همگان دانسته و ضمن
محکوم نمودن مواضع مقامات ارشد غربی درباره مبانی دفاعی ایران، با تقدیر از تلاش هاي تیم مذاکره کننده، خواهان تبعیت از منویات، ولی
امر مسلمین و توجه به قوانین مجلس شوراي اسلامی با تکیه بر عزم خلل ناپذیر جوانان مومن انقلابی کشور در فتح قله هاي پیشرفت و

 
توسعه کشور هستیم. 

3- تحقق اقتصاد مقاومتی در سایه جهش و جهاد تولید را تنها راهکار حل مشکلات اقتصادي کشور دانسته و ضمن مطالبه جدي و تاکید بر
اهتمام مضاعف مسئولان، نهاد هاي قانون گذار و دستگاه هاي اجرایی به منظور پشتیبانی ها و مانع زدایی ها، ارتقاي کیفیت محصولات
داخلی را از تولید کنندگان خواستاریم و این مهم را در سایه توجه به افسران و رزمندگان جنگ اقتصادي، یعنی کارآفرینان و کارگران، قابل
تحقق می دانیم. ما شرکت کنندگان در این حماسه ملی، خود را ملزم به استفاده از کالا هاي بومی با هدف حمایت از اشتغال و رفع بیکاري

 
جو 

انان دانسته و از هموطنان عزیزمان دعوت می نماییم با رعایت اصلاح الگوي مصرف و حمایت از کار و کالاي ایرانی، در جهت تحقق نظام

 
پیشرفته اسلامی قدم بردارند. 

4- بار دیگر بر حفظ وحدت ملی و دوري از هرگونه اقدام و عمل تفرقه افکنانه و فتنه گرایانه جریان هاي داخلی و خارجی تاکید و بر حمایت
همه جانبه خود از همبستگی جهان اسلام و جبهه مقاومت دفاع از فلسطین و قدس اشغالی به عنوان مساله اول مسلمین تصریح و همچنین

 
جنایات وحشیانه رژیم مرتجع آل سعود و هم پیمانان آن در یمن و سکوت مجامع بین المللی و مدعی حقوق بشر را محکوم می نمائیم. 

5- با تقدیر از تلاش هاي دولت مردمی و خدمت گذار، مجلس انقلابی و قوه قضائیه عدالت محور، بر پیگیري مطالبات و انتظارات بر حق
مردم، مبارزه با فساد، مسدود نمودن روزنه هاي تبعیض، رانت خواري و جلوگیري از حاکم نمودن جو یأس و ناامیدي در کشور و رفع

 
مشکلات معیشتی تاکید می نماییم. 

6- ما ملت انقلابی و استکبارستیز ضمن حمایت از رویکرد جدید دولت بر ایجاد تعادل و توازن در تعامل با کشور ها و وقوف کامل به نقشه
هاي شوم شیطان بزرگ آمریکاي جنایتکار و آگاهی از جنگِ شناختی و رسانه اي دشمن، هرگونه مداخله و شبه افکنی و تخریب چهره نظام
مقدس جمهوري اسلامی را خیال خام دانسته و از پیشرفت ها و دستاورد هاي بزرگ در حوزه علم و فن آوري، نظامی، امنیتی و سیاسی

 
حمایت قاطع نموده و آمادگی خود را براي جان فشانی و دفاع در مقابل هرگونه تهدید احتمالی اعلام می نماییم. 

 
والسلام علیکم و رحمه االله و برکاته 

بیست و دوم بهمن 1400



انقلاب اسلامی چه کرد / لازمه حفظ نظام توجه به سرمایه اجتماعی است

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  139  |  تاریخ: 1400/11/22

رئیس کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس شوراي اسلامی با طرح این سئوال که انقلاب اسلامی طی این سال ها چه کرد،
گفت: این سئوال به ظاهر آسان اما پاسخ آن به شدت پیچیده و کارشناسی است. اینکه از مشکلات اقتصادي گفته شود حق است اما

باید بدانیم اصلاً انقلاب براي چه به وجود آمد.

رئیس کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس شوراي اسلامی با طرح این سئوال که انقلاب اسلامی طی این سال ها چه کرد،
گفت: این سئوال به ظاهر آسان اما پاسخ آن به شدت پیچیده و کارشناسی است. اینکه از مشکلات اقتصادي گفته شود حق است اما باید

 
بدانیم اصلاً انقلاب براي چه به وجود آمد. 

به گزارش ایکنا از فارس، حمیدرضا حاجی بابایی، رئیس کمیسیون
برنامه، بودجه و محاسبات مجلس شوراي اسلامی امروز، 22 بهمن
ماه در تجمع پایانی مراسم 22 بهمن در جمع مردم شیراز گفت: 22

 
بهمن یادآور پیروزي ایمان بر کفر است. 

وي با گرامیداشت یاد شهداي انقلاب اسلامی به بیان مطالبی براي
نشان دادن جایگاه انقلاب اسلامی پرداخت و گفت: این ایام در
روزهاي سخت اقتصادي به سر می بریم و مردم در سراسر کشور با
مشکلاتی دست و پنجه نرم می کنند و سئوالات گوناگونی مطرح می
شود مثل سئوال از اقتصاد، انقلاب، شهادت، اسلام، کارآمدي و

 
مسائل گوناگونی که امروز به دلیل مقابله جمهوري اسلامی با استکبار جهانی، هر روز حدت و شدت بیشتري می گیرد. 

حاجی بابایی با طرح این سئوال که انقلاب اسلامی طی این سال ها چه کرد، گفت: این سئوال به ظاهر آسان اما پاسخ آن به شدت پیچیده و
کارشناسی است. اینکه از مشکلات اقتصادي گفته شود حق است و باید گفته شود اما جواب این سئوال که انقلاب چه کرد این نیست که

 
مشکلات اقتصادي داریم، باید بدانیم که ابتدا انقلاب براي چه وجود آمد و بعد انقلاب چه شد و این ها را به صورت واقعی پاسخ دهیم. 

این نماینده مجلس بیان کرد: در پاسخ به اینکه انقلاب چه کرد باید بگوییم که انقلاب ما براي این به وجود آمد که بتواند در ادامه مسیر انبیا

 
الهی و ائمه معصومین(ع)، دین خدا را به دنیا بشناساند و مسیر مردم را به سمت مسیر الهی سوق دهد. 

وي، نماد حقانیت و دین الهی را ائمه معصومین(ع) دانست و افزود: ما انقلاب کردیم براي اینکه کربلا و چهره هاي حق الهی را به دنیا
بشناسیم و به خاطر این، هزینه شهادت را دادیم، شهادت هزینه معرفی امام علی(ع) است جز این باشد شهادت معنا ندارد، شهادت زمانی

 
معنا دارد که کاري براي حق انجام شود. 

انقلاب چهره اهل بیت(ع) را به دنیا شناساند حاجی بابایی با تأکید بر اینکه انقلاب چهره اهل بیت(ع) را به دنیا شناساند و عدالت خواهی را
در دنیا مطرح کرد و ملت هاي منطقه را آزاد کرد، گفت: انقلاب اسلامی توانست با راهپیمایی 30 الی 40 میلیونی در اربعین حسینی، اقتدار
مکتب تشیع و حقانیت اسلام را نشان دهد و این ها جواب انقلاب چه کرد است. انقلاب توانست در برابر استکبار جهانی بایستد و چهره ناب
اسلام را در جنوب لبنان به شکلی نشان دهد که از ضعیف ترین انسان ها از نظر مالی و اجتماعی انسان هایی بسازد که محور اقتدار اسلام در

دنیا هستند. 



وي با بیان اینکه امام حسین(ع) در عاشورا به شهادت رسید براي اینکه خودش را به عنوان امام و ائمه معصومین به عنوان نماد حقانیت
بشناساند اما آن مردم او را به شهادت رساندند، افزود: ملت ایران با تمام سختی ها و مشکلات یک لحظه از امامشان دست برنداشتند یعنی
انقلاب، مردمی ساخته و مردم، انقلابی ساخته اند که 43 سال است آن را بمباران اقتصادي، فرهنگی و سیاسی می کنند و سختی ها و

 
مشکلات را بر سر جمهوري اسلامی آوردند. 

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه و محاسبات مجلس شوراي اسلامی با تأکید بر اینکه امروز دنیا اهل بیت(ع)، کربلا و عاشورا را می شناسد،
اظهار کرد: قبل از انقلاب نماد اسلام در دنیا آل سعود بود اما امروز نماد اسلام در دنیا اهل بیت(ع) است، قرآن به تفسیر آل سعود بود اما
امروز قرآن به تفسیر اهل بیت(ع) است. امام حسین(ع) را قطعه قطعه کردند و اهل بیت(ع) را در شام به اسارت بردند تا این شناسایی در
تاریخ گم شود اما خواست خدا چیز دیگري بود و امروز ادامه آن حرکت اهل بیت(ع) را ملت بزرگ ایران انجام دادند؛ به همین دلیل است که

 
امام فرمود در طول تاریخ جز برهه اي از صدر اسلام، ملتی را مانند ملت ایران نمی شناسیم. 

حاجی بابایی با تصریح اینکه انقلاب اسلامی عزت و شرف و حیثیت را در بین ملت ما نهادینه کرده است و با شرف ترین و با غیرت ترین
ملت در دنیا ملت ایران است به دلیل اینکه پاي اسلام و انقلاب و اهل بیت ایستادند، گفت: انقلاب اسلامی شهید حججی را ساخت، شهید
حججی که هیچ کس شک ندارد اگر در روز عاشورا بود حتماً ظهر به خدمت امام حسین(ع) می رفت و شهید می شد و امروز در این کشور

 
میلیون ها جوان مثل شهید حججی وجود دارد که وقتی شهید شدند آن ها را می شناسیم. 

وي در جواب این سئوال که چرا اقتصاد کشورمان مشکل دارد، گفت: این هم یک واقعیتی است، امروز اقتصاد ما از نظر زیرساخت ها و توسعه
کشور قابل مقایسه نیست و بسیار عالی است اما ما در حباب اقتصادي مشکل داریم، حباب اقتصادي یعنی گرانی هایی که دائم نخواهد بود و
موقت است، ما از این معبر عبور خواهیم کرد، همان طور که همه کشورهاي توسعه یافته دنیا از این معبرعبور کردند. امروز در دنیا ما را
تحریم کردند تا دست از شهیدان، عاشورا و کربلا برداریم و به ما فشار بیاورند که نماد اسلام آل سعود باشد تا ما از اهل بیت(ع) دور شویم اما
امروز ملت ایران در 22 بهمن نشان دادند که با وجود مشکلات بیشتر از این، از این مسیر جدا نمی شوند لذا وظیفه مسئولان این است که

 
علی رغم همه تحریم ها باید بایستیم و مشکلات را حل کنیم و امروز دولت و مجلس قدرتمندانه ایستادند تا از معبر عبور کنیم. 

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه و محاسبات مجلس شوراي اسلامی با یادآوري اینکه در آینده نه چندان دور خبرهاي خوشی در راه است،
افزود: همه ملت ایران انقلابی هستند جز گروه خاصی که بسیار کم هستند، از شهداي مدافع حرم تا کسی که معیشتش به شدت سخت شده
و تحمل می کند همگی با انقلاب همراهی می کنند و انقلابی هستند. بزرگترین رمز انقلابی بودن ملت ایران این است که انقلاب خود را

 
حفظ کردند. 

وي با تصریح اینکه ما یک هدف بیشتر نداریم و آن حفظ نظام جمهوري اسلامی ایران یعنی حفظ ولایتمداري است، بیان کرد: حفظ نظام از
مسیر حفظ مردم می گذرد، مردم سرمایه اجتماعی هستند و سرمایه اجتماعی ما باید حفظ شود یعنی باید در مردم رضایت مندي ایجاد
کنیم. ملت ایران خواستار عدالت و مبارزه با مفاسد هستند و به دنبال این هستند که در کنار انقلابی گري و دینداري، معیشت و اشتغالشان
درست شود. دولت انقلابی آمده و مجلس با قدرت از این دولت انقلابی حمایت می کند و ما راهی جز حمایت از این دولت نداریم، ما همه در

 
یک کشتی هستیم و باید از دولت حمایت کنیم و به آن کمک کنیم و اشکالات را هم بگوییم. 

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه و محاسبات مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه در بودجه سال آینده تدارك خوبی دیده شده است، تصریح
کرد: 360 هزار میلیارد تومان براي اشتغال در خدمت استان ها قرار می گیرد و 120 هزار میلیارد تومان براي تولید و رشد تولید در کشور و
رقم هاي کلان دیگري براي اقدامات پیشران جمهوري اسلامی که در پروژه هاي بزرگ کار می شود و به فضل الهی در سال آینده نوید پیام

 
هاي خوبی براي کشور می دهیم. 



مسئولان مانند مردم زندگی کنند حاجی بابایی در ادامه گفت: سفارشم به دولت و مسئولان این است که کسانی در جمهوري اسلامی باید
مسئولیت بگیرند که مثل مردم زندگی کنند، دولت انقلابی باید به کسانی مسئولیت بدهد که از رانت استفاده نکرده باشند و اهل رانت
نباشند، انقلابی یعنی شهید سلیمانی یعنی کسی که خودش را هزینه می کند تا نظام بماند. کسی که نظام را هزینه می کند تا خودش بماند،

 
این انقلابی نیست. 

وي در پایان با یادآوري اینکه دولت انقلابی در کنار انقلابی گري و به کارگیري نیروهاي انقلابی، مواظب مردم باشد، اظهار کرد: ما آمده ایم
که پیوند مردم را با انقلاب محکم تر کنیم. این مردم، این دولت و نظام را انتخاب کردند و این دولت و نظام باید خادم مردم باشد هر

 
نارضایتی که مدیري ایجاد کند این تضعیف نظام است و هر تقویتی که انجام دهد این تقویت نظام است. 

انتهاي پیام



مشکلات زیرساختی در حوزه نفت و گاز اردبیل برطرف می شود/ پیگیر مطالبات

اشتغال از وزیر کار هستیم

منبع: داناشماره خبر:  140  |  تاریخ: 1400/11/22

نائب رئیس مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه پیگیر مطالبات مردم در حوزه هاي مختلف هستیم از برخی اصحاب رسانه در انتقال
مطالب گلایه کرد و گفت: احصاب رسانه اخلاق حرفه اي را رعایت کنند.

نائب رئیس مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه پیگیر
مطالبات مردم در حوزه هاي مختلف هستیم از برخی اصحاب
رسانه در انتقال مطالب گلایه کرد و گفت: احصاب رسانه

 
اخلاق حرفه اي را رعایت کنند. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ به نقل از سبلان ما ،
علی نیکزاد نائب رئیس مجلس شوراي اسلامی در گفتگوي
اینترنتی با مردم استان اردبیل به ارائه گزارش عملکرد در سه
ماه گذشته پرداخت و گفت: هم افزایی مجمع نمایندگان
استان باعث گره گشایی از مشکلات استان در حوزه هاي
مختلف و زمینه سازي براي خدمت بیشتر و با کیفیت تر به

 
مردم استان اردبیل شده است. 

 
مشکلات زیرساختی در حوزه نفت وگاز استان برطرف می شود 

نیکزاد به فعالیت هاي انجام گرفته در خصوص مشکلات گاز استان اردبیل اشاره کرد و گفت: سعی کردیم با کار کارشناسی و تامین اعتبار

 
لازم مشکلات زیرساختی در حوزه گاز استان را برطرف کنیم. 

وي به عملیات گاز رسانی به نقاط دور دست و کم برخوردار استان اردبیل اشاره کرد و گفت: با اختصاص 2هزار میلیارد و سرمایه گذاري در

 
این زمینه امیدواریم تا 15سال آینده استان اردبیل در این زمینه مشکلی نداشته باشد. 

این نماینده مجلس به طرح واردات و صادرات نفت و گاز با جمهوري آذربایجان اشاره کرد و گفت: با زمینه هاي فراهم شده در دولت
سیزدهم می توان با راه اندازي پالایشگاه در استان از فرصت بوجود آمده نهایت استفاده را برده و منابع نفتی موجود و پیش بینی شده را به

 
فروآرده هاي نفتی تبدیل و ضمن اشتغالزایی در استان و ثروت آفرینی براي کشور، آینده استان اردبیل را نیز تضمین کرد. 

 
لزوم استقلال شرکت توزیع برق استان اردبیل 

نیکزاد در ادامه سخنان خود به وزارت نیرو و مشکلات آب و برق در استان اردبیل نیز اشاره کرد و گفت: شرکت توزیع برق از 1105 مگاوات
برق تولیدي در استان حق بهره وري 425 مگاوات رادارد و طبق گفته قدیمی مدیرعامل شرکت توزیع برق استان اگر این میزان برداشت به

 
480 مگاوات برسد، کسري برق نخواهیم داشت. 

وي به مشکلات برق در معابر محلات حاشیه و کم برخوردار شهرستان اردبیل اشاره کرد و گفت: با درایت و کار جهادي می توان مشکلات



 
برق استان اردبیل را برطرف کرد. 

این نماینده مجلس به رایزنی با حائري معاون وزیر نیرو که از اهالی مشگین شهر است اشاره کرد و گفت: با تزریق بودجه 250 میلیاردي به

 
صنعت برق استان طی 4 سال می توان مشکل مصارف برقی استان در حوزه هاي مختلف از جمله صنعت و کشاورزي را برطرف کرد. 

وي با بیان اینکه تخمین شرکت توزیع برق براي حل مشکل روشنایی معابر اردبیل 20میلیارد بود، گفت: با رایزنی هاي انجام گرفته 30

 
میلیارد به این امر اختصاص یافت. 

نیکزاد با بیان اینکه شرکت توزیع برق در زمینه توزیع وابسته به آذربایجان شرقی است، گفت: اگر در این زمینه هم با اخذ مجوزهاي لازم و

 
سرمایه گذاري مستقل شویم، مشکلات استان در این زمینه نیز به حداقل می رسد. 

 
پیگیر مطالبات اشتغال استان از وزیر کار و تعاون هستیم 

نیکزاد به نشست با نمایندگان 11 دستگاه اجرایی اداره کل کار و تعاون و امور اجتماعی استان اردبیل اشاره کرد و گفت: مجمع نمایندگان

 
استان اردبیل پیگیر مشکلات استان از وزیر کار و تعاون هستند. 

 
عدالت در صنعت فولاد استان اردبیل برقرار نشده است 

نائب رئیس مجلس به موضوع فولاد در استان اردبیل نیز اشاره کرد و گفت: صنعت فولاد استان نیازمند سرمایه گذاري 17 میلیارد دلاري

 
است. 

وي با بیان اینکه 147 طرح مهم در استان هاي کشور طرح ریزي و اجرایی می شود به سهم استان اردبیل در این زمینه اشاره کرد و گفت:

 
عدالت در این زمینه در مورد استان اردبیل برقرار نشده و مجمع نمایندگان استان اردبیل پیگیر این موضوع هستند. 

وي به تولید آهن اسفنچی به عنوان ماده اولیه تولید فولاد در استان اردبیل اشاره کرد و گفت: تا کنون 4میلیارد در این زمینه سرمایه گذاري

 
شده است. 

وي با بیان اینکه آب و فاضلاب، میراث فرهنگی، شرکت گاز و منطقه اقتصادي همه پاي کار هستند و 100 هکتار زمین نیز در این رابطه

 
اختصاص داده شده شده است، گفت: با سرمایه گذاري می توان با تولید یک میلیون تن آهن اسفنجی صنعت فولاد در استان راه شکوفا کرد. 

 
لزوم اتصال راه آهن اردبیل به پارس آباد 

نائب رئیس مجلس شوراي اسلامی در ادامه سخنان خود به موضوع راه آهن اردبیل نیز اشاره کرد و گفت: اگر راه آهن اردبیل به میانه به
پارس آباد متصل نشود این طرح توجیه اقتصادي ندارد، چراکه پارس آباد دروازه ورود به بازارهاي بین المللی است و از این طریق می توان با

 
اتصال به جمهوري آذربایجان ، به اقتصاد منطقه رونق داد. 

 
انعقاد قراردادهاي جدید با شرکت هاي هواپیمایی 

نیکزاد به مشکل فرودگاه اردبیل و لغو مکرر پرواز هاي استان نیز اشاره کرد و گفت: طی جلسات متعدد با مسئولین شرکت هاي هواپیمایی
مشکلات برطرف و قراردادهاي تازه منعقد شده تا از اواخر اسفندماه پروازها برقرار و بیش از گذشته به مردم استان اردبیل خدمت رسانی



 
شود. 

وي با بیان اینکه هواپیماهاي امبایر که از نوع هواپیماهاي جت هستند در پروازهاي استان اردبیل به کار گرفته خواهند شد گفت: این

 
هواپیماهاي کوچک و سریع 52 مسافر ظرفیت دارند و مقرر شده هزینه صندلی هاي خالی پرواز ها نیز توسط استانداري تامین شود. 

وي از مردم استان خواست تا از فرصت بوجود آمده استفاده کنند و با استفاده از خدمات هوایی فرصت تداوم همکاري و ادامه قراردادهاي

 
پروازي را در استان اردبیل فراهم کنند چراکه تداوم این همکاري در گرو استفاده همشهریان از خدمات پروازي است. 

این نماینده مجلس به تامین تانکر سوخت در فرودگاه هاي استان نیز اشاره کرد و گفت: کمبود سوخت در فرودگاه ها نیز از جمله موانع

 
پروازي بود که بزودي با تهیه تانکر 12هزار لیتري مشکل تامین سوخت هواپیما ها در مسیر برگشت نیز برطرف شود. 

 
دستور حق آبه سد نئور و عنبران اخذ شده است 

این نماینده اردبیل، نیر، نمین و سرعین به مشکل حق آبه استان اردبیل نیز اشاره کرد و گفت: طبق رایزنی هاي انجام گرفته با وزارت نیرو

 
دستور حق آبه سد نئور و عنبران اخذ شده است. 

 
پیگیر مطالبات ایثارگران هستیم 

 
وي به مشکل ایثارگران نیز اشاره کرد و گفت: طی مکاتبات با وزرات خارجه مطابلات ایثارگران را پیگیري می کنیم. 

نائب رئیس مجلس به بودجه 1401 نیز اشاره کرد و گفت: کلیات بودجه در کمیسون تلفیق به پایان رسیده و جزئیات آن بزودي در صحن

 
علنی مجلس بررسی و مصوب می شود. 

وي به سهمیه قیر حواله اي نیز اشاره کرد و گفت: سهمیه استان اردبیل 15 میلیارد بود که با کمک نمایندگان استان نیز میزان به 25

 
میلیارد افزایش یافت. 

نیکزاد به طرح رتبه بندي معلمان نیز اشاره کرد و گفت: در لایجه 25 میلیارد پیش بینی شده بود که این میزان تا 40میلیارد افزایش یافت

 
تا دیون قبلی نیز پرداخت شود. 

 
وي به طرح ساماندهی بازنشستگان نیز اشاره کرد و گفت: حمایت از صندوق هاي بازنشستگی و تامین اجتماعی نیز در دستور کار قرا دارد. 

این نماینده مجلس به قانون ایثارگران و فرزندان شهدا و جانبازان نیز اشاره کرد و گفت: قانون تبدیل وضعیت شاغلان ایثارگر در دستگاه ها و

 
نهادها پیگیري و اجرایی می شود چراکه این موضوع به قانون تبدیل شده و ضرورت اجرایی دارد. 

وي به وضعیت نیروهاي شرکتی نیز اشاره کرد و گفت: پیش از این وضعیت مناسب نبود و نیروهاي شرکتی به حق و حقوق خود نمی
رسیدند که با پیگیري هاي انجام گرفته و تبدیل وضعیت، مشکلات این قشر نیز برطرف می شود و حق و حقوق آنها بدون دخل و تصرف

 
توسط کارفرما پرداخت خواهد شد. 

وي با بیان اینکه قلم نمایندگان استان در راستاي حل مشکلات مردم به کار گرفته می شود، گفت: هر یک از نمایندگان در حوزه هاي

 
انتخابی خود جهت حل مشکلات مردم تلاش می کنند. 



 
نائب رئیس مجلس به مباحث ملی نیز اشاره کرد و گفت: مجلس با طرح شفاف سازي موافق است و انقلابی عمل می کند. 

وي به وضعیت حق التدریسی ها به ویژه مربیان قرآنی و نهضت سوادآموزي که جوانی حود را گذاشتند ولی در فهرست جذب قرار ندارند
اشاره کرد و گفت: پیگیر حل مشکلات این قشر هستیم و درصدد هستیم با تصویب قانونی از این به بعد جذب آموزش و پرورش فقط از

 
طریق دانشگاه فرهنگیان انجام گیرد. 

 
هیچگونه دخالتی در امورات سایر حوزه هاي انتخابی ندارم 

نیکزاد در بخش دیگري از سخنان خود به شبهات مطرح شده در فضاي مجازي در خصوص دخالت در امورات غیر از حوزه انتخابیه اشاره کرد
و گفت: من به عنوان نماینده مردم اردبیل، نیر، نمین و سرعین هیچگوه دخالتی در سایر حوزه هاي انتخابیه استان ندارم چراکه که حوزه

 
هاي انتخابیه خود داراي نمایندگان توانمند و پیگیر مطالبات مردمی حوزه خود هستند. 

وي به سفرهاي استانی نیز اشاره کرد و گفت: به عنوان عضو هیات رئیسه مجلس با درخواست نمایندگان حوزه هاي مختلف در استان ها به

 
منظور حل مشکلات کلان استانی که نیاز مند حضور وزرا هستند حاضر می شوم تا از منابع ملی براي حل مشکلات کمک شود. 

وي تصریح کرد: من شرعا و قانونا هیچگونه دخالتی در مباحث سیاسی و اجتماعی به غیر از حوزه انتخابی خود ندارم و به خود نیز اجازه

 
چنین فکري را هم نمی دهم. 

نیکزاد به اتحاد و همفکري مجمع نمایندگان استان اردبیل در مجلس اشاره کرد و گفت: نمایندگان استان با اتحاد و همفکري در صدد

 
خدمت به مردم و گره گشایی از مشکلات مردم هستند. 

وي موضوع کشت و صنعت را یادآور شد و گفت: در این موضوع ملی و کلان نیز تا زمانیکه خود نماینده شهرستان اعلام موضع کرد و رئیس
جمهور و قوه قضائیه پیشقدم حل مشکلات شدند براي تایید اهمیت موضوع که مفت فروشی شده و حق مردم از بین رفته و منافع ملی به

 
خطر افتاده اظهار نظر کردم که این موضوع نیز ختم به خیر شد. 

وي با انتقاد از مطرح کنندگان مباحث نادرست و تشویش اذهان به موضوع قزل اوزن نیز اشاره کرد و گفت: آب قزل اوزن به خزر می رسد در
این طرح 50 میلیون مترمکعب به اردبیل منتقل شود که از این میزان 15 میلیون متر مکعب به خلخال و کوثر سرریز خواهد شد و مابقی به

 
اردبیل سرریز می شود. 

این نماینده مجلس به موضوع گاز نیز اشاره کرد و گفت: گاز از زنجان به جنوب استان اردبیل وارد می شود اولویت کارگاه هاي صنعتی و

 
کشاورزي جنوب استان است که پس از برداشت سهم مابقی به اردبیل و شمال استان و شهرستان گرمی منتقل می شود. 

وي به شهرك هاي گلخانه اي در منطقه مغان اشاره کرد و گفت: همه دستگاه هاي اجرایی دست به داده اند تا مشکلات انرژي صنعت گلخانه

 
اي مغان برطرف شود. 

 
اصحاب رسانه پایبند به اخلاق حرفه اي باشند 

نیکزاد در پایان سخنان خود به اصحاب رسانه نیز اشاره کرد و گفت: از زمان استانداري تاکنون جلسات متعدد با اصحاب رسانه داشتم و
معتقد به انتقاد سازنده هستم اما رسانه نباید اقدام به دروغ پراکنی کرده و بهتان زدن در صدد تخریب یک فرد و مسئول کند چراکه کار غلط



 
و بی اخلاقی است. 

 
پیگیر مصوبات ریاست جمهوري هستیم 

وي به سفر ریاست جمهوري به استان اردبیل اشاره کرد و گفت: در این سفر 10 هزار میلیارد تسهیلات مصوب شد که 8 هزار میلیارد

 
تسهیلات ظرف 2 سال محقق شود و مجمع نمایندگان استان پیگیر مصوبات سفر ریاست جمهوري هستیم . 

وي به منابع متمرکز در وزارتخانه ها و دستگاه هاي اجرایی اشاره کرد و گفت: مجمع نمایندگان استان در تلاش هستند تا ضمن اختصاص
بودجه مناسب براي استان از منابع متمرکز نیز براي خدمت رسانی به مردم استفاده کنند تا استان اردبیل شاهد رشد و شکوفایی بیشتر شود.

وي مهمترین دغدغه نمایندگان را حل مشکل 71هزار بیکار جوان در استان اردبیل دانست و گفت: همه باید تلاش کنیم تا زمینه هاي

 
اشتغال جوانان استان را فراهم کنیم. 

انتهاي پیام/



تصویب «قانون عملیات بانکداري بدون ربا» شاه بیت تحولات بانکی پس از انقلاب

منبع: فصل بانکشماره خبر:  141  |  تاریخ: 1400/11/22

فصل بانک - مدیرعامل بانک صادرات ایران از دستاوردهاي نظام بانکی پس از پیروزي انقلاب اسلامی می گوید که شاه بیت آن
تصویب «قانون عملیات بانکداري بدون ربا» و توانایی نظام بانکی براي مدیریت شرایط سخت تحریم ها است.

فصل بانک - مدیرعامل بانک صادرات ایران از دستاوردهاي
نظام بانکی پس از پیروزي انقلاب اسلامی می گوید که شاه
بیت آن تصویب «قانون عملیات بانکداري بدون ربا» و توانایی

 
نظام بانکی براي مدیریت شرایط سخت تحریم ها است. 

به گزارش فصل بانک ، براي مرور دستاوردهاي نظام بانکی
پس از پیروزي انقلاب اسلامی با حجت اله صیدي، مدیرعامل
بانک صادرات ایران به گفت وگو نشستیم. صیدي از تحول
نظام بانکی در سال هاي پس از پیروزي انقلاب می گوید که

تصویب «قانون عملیات بانکداري بدون ربا » به عنوان چارچوبی مترقی، سرآغازي بر آن بود. در گام بعد، تقویت مزیت هاي نسبی کشور و
تأمین مالی صنایعی از قبیل فولاد، سیمان، مواد غذایی، نفت، گاز و پتروشیمی قرار داشت که به استقلال اقتصادي به عنوان ساحتی از
استقلال در مفهوم انقلابی و همه جانبه آن یاري رساند؛ مسیري که هر چند با موانعی چون جنگ تحمیلی و تحریم هاي ظالمانه مواجه بود،
اما با اصلاح ساختار و ارتقاي استانداردهاي نظام بانکی و استفاده حداکثري از فناوري هاي نوین طی شد. او چشم انداز پیش روي نظام بانکی
را که در افق گام دوم انقلاب معنا می یابد، با دو مفهوم حمایت از تولید و گسترش عدالت اجتماعی همساز می انگارد؛ دو مفهومی که بانک
صادرات ایران با توجه به حضور همیشگی در متن مردم براي هریک طرح ها و محصولاتی نو عرضه داشته و بر آن است که علاوه بر اصالت
عدالت به عنوان یکی از اصلی ترین آرمان ها، تأمین مالی مردم کم برخودار و کم درآمد کمک می کند تا پیشرفت اقتصادي نیز بهتر و سریع

 
تر در دسترس قرار گیرد. 

فارس: نظام بانکی ما پس از پیروزي انقلاب اسلامی تا چه حد متحول شد و چقدر توانست با اهداف و آرمان هاي انقلاب همسو و منطبق

 
شود؟ 

صیدي: انقلاب اسلامی مبتنی بر آموزه ها و اصول دین مبین اسلام و شعارهاي کلیدي آن استقلال، آزادي و جمهوري اسلامی بود. طبیعی
است که بعد از پیروزي انقلاب و برقراري نظام جمهوري اسلامی که مؤلفه ها و تعاریف خود را دارد و تدوین قانون اساسی، نظام بانکی نیز
باید دچار تحول می شد و از انقلاب تأثیر می پذیرفت. یکی از مهمترین کارهایی که در همان سال هاي اول استقرار نظام جمهوري اسلامی
اتفاق افتاد، این بود که فقها با کار ویژه و منسجم در خصوص عقود اسلامی، قانون عملیات بانکداري بدون ربا را تدوین کردند که در سال 62

 
تصویب شد . 

در اسلام و اقتصاد اسلامی چند مفهوم خیلی برجسته است و وقتی به قانون عملیات بانکی بدون ربا می نگریم، متوجه می شویم که توجه
خوبی به آنها شده است. یکی از این مفاهیم محاسبه سود واقعی و دیگري توزیع عادلانه سود است. در عملیات بانکی بدون ربا اولین نکته در
محاسبه سود واقعی این است که وقتی وجهی به یک فعالیت اقتصادي تخصیص پیدا می کند تا سودي حاصل شود، آن عملیات باید واقعی
باشد. دوم این که این سود بین شرکا یا افراد درگیر در آن فعالیت اقتصادي به صورت عادلانه توزیع شود. (می دانیم که عادلانه به معنی
مساوي نیست). این امر در قالب عقود معین محقق می شود که طرف هاي عقد ممکن است بانک و عامل (انجام دهنده فعالیت اقتصادي) یا
دو شریک باشند. مضاربه، مساقات، مرابحه و مشارکت از جمله این عقود هستند. با این که هر متن قانونی قابل نقد است، اما من این قانون را
قانون بسیار پیشرفته اي می دانم. یکی از نشانه هاي آن هم این است که تا امروز که بیش از 38 سال از جاري شدن قانون عملیات بانکی



 
بدون ربا می گذرد، نیازي به تغییر آن احساس نشده است. این قانون بحمداالله یکی از ثمرات انقلاب بود . 

فارس: یکی از مهمترین شعارهاي انقلاب اسلامی، استقلال بود. بانک ها براي کاهش وابستگی و افزایش خوداتکایی کشور در این بیش از

 
چهاردهه چه نقشی ایفا کردند و در دستیابی به آن چقدر موفق بودند؟ 

صیدي: بحث استقلال براي جمهوري اسلامی خیلی مهم است و بانک ها هم باید در همین مسیر حرکت کنند. در این بحث استقلال را در
حوزه اقتصاد در نظر می گیریم، اگرچه می توان در حوزه سیاست و فرهنگ و سایر حوزه ها هم به طور مبسوط گفت وگو کرد؛ اما از آنجایی
که در حوزه بانکداري بحث می کنیم، استقلال اقتصادي را مدنظر داریم. براي دستیابی به استقلال اقتصادي، لازم بود که زیرساخت هاي
کشور محکم شوند و براي این که کشور روي پاي خود بایستد، شاخص ها در حوزه اقتصاد کلان بهبود پیدا کند. باید از مزیت هاي نسبی
کشور استفاده و آنها را تقویت می کردیم و این ها نیاز به تأمین مالی داشت که نظام بانکی باید انجام می داد. به جاي این که خام فروشی
کنیم، باید به سمت ایجاد ارزش افزوده در معادن و ذخایر کشور می رفتیم. در فولاد کارهاي بزرگی شد؛ مثل فولاد مبارکه، فولاد خوزستان و
فولاد خراسان. الحمدالله الان در استان هرمزگان چند طرح بزرگ فولادي داریم که چند تا از آنها به بهره برداري رسیده است. براي این که
زنجیره فولاد تکمیل شود، باید از معادن، سنگ آهن استخراج می شد و فرآیند تبدیل به شمش فولادي را طی می کرد. بنابراین کارخانه
هاي آهن اسفنجی، گندله سازي، کنسانتره و امثال اینها ایجاد شد که این فعالیت ها نیاز به تأمین مالی داشت. بعد از آن به جاي واردات

 
ورق آهن از کره و روسیه براي تولید خودرو، تجهیزات و ماشین آلات، بانک ها کارخانه هاي فولاد را تأمین مالی کردند. 

اوائل انقلاب تولید سیمان کشور در حداقل میزان بود و در دهه 70 لازم بود به 56 تا 70 میلیون تن و تا امروز به 80 میلیون تن برسد که
تقریباً محقق شده است. کارخانه هاي سیمان با تأمین مالی بخش بانکی ایجاد شدند. در مواد غذایی خیلی مشکل داشتیم. حتی پنیر را از
دانمارك وارد می کردیم. وقتی جمعیت زیاد می شود، شیوه هاي سنتی تولید روستایی و خانگی براي جمعیت 50 تا 80 میلیونی جوابگو
نیست و انواع لبنیات باید به شیوه صنعتی تولید شود. بنابراین لازم بود شرکت هاي لبنی بزرگ تأسیس شود یا شرکت هاي موجود بزرگتر
شوند. نظام بانکی به داد اینها رسید و در حال حاضر کشور تولیدکننده و صادر کننده انواع محصولات لبنی است که نقش نظام بانکی را در

 
این بخش برجسته می کند. 

 
فارس: در حوزه تأمین مالی مزیت نسبی کشور یعنی نفت و گاز و پتروشیمی چطور؟ 

صیدي: در این حوزه روشن است که هم اکتشاف باید صورت می گرفت و هم حفاري و استخراج. بعد از تکمیل فرآیندها باید به جاي صادرات
نفت خام و گاز، آنها را به فرآورده هاي بالادستی و پایین دستی و محصول نهایی تبدیل می کردیم. بنابراین ابتدا پالایشگاه ها و بعد شرکت
هاي پتروشیمی ایجاد شدند. پارس جنوبی در عسلویه اوج این کار بود. تأمین مالی این بخش را هم نظام بانکی به عهده گرفت و این پیشرفت

 
ها باعث شد که کشور در تحقق استقلال جلو برود. 

 
فارس: آیا از منظر نظام بانکی، شاخصی براي سنجش این کاهش وابستگی و تحقق مفهوم استقلال اقتصادي وجود دارد؟ 

صیدي: استقلال یک مفهوم نسبی است و مطلق نیست که با تعیین یک عدد بتوان تشخیص داد. در همه جاي دنیا مزیت نسبی برقرار است.
در ایران هم نظام بانکی به این روند کمک کرد و به جاي واردات محصولات متنوع، خودمان تولید کردیم و الان صادرکننده خیلی از
محصولات نهایی هستیم. زمانی گاز، ماده خام محسوب می شد و متانول محصول؛ اما در حال حاضر متانول فروشی هم خام فروشی است و
باید آن را به یک محصول نهایی تبدیل کنیم. اتیلن و حتی پلی اتیلن را هم باید به سمت محصولات پایین دستی ببریم. در بخش هاي دیگر
این صنعت هم به جاي این که قطعات مختلف لوازم خانگی و خودرو را وارد کنیم، از محصولات متنوع پتروشیمی مختلف استفاده می شود.

 
این نقش نظام بانکی بود در تحقق شعار استقلال. 

فارس: اگر بخواهید در چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی، از چند دستاورد اصلی نظام بانکی براي مردم نام ببرید، به چه مواردي

 
اشاره می کنید؟ 

صیدي: دستاوردهاي نظام بانکی همین هاست. منبع اصلی بخش مهمی از تولید ناخالص داخلی که توسط کارخانجات و خدمات تامین می
شود، نظام بانکی است. تحولات زیادي هم در درون نظام بانکی اتفاق افتاده که از جمله آنها می توان به فناوري اطلاعات اشاره کرد. نظام
بانکی با این فناوري توانست روي پاي خودش بایستد. بانکداران خودشان برنامه نوشتند و نرم افزار تهیه کردند. در حال حاضر 80 میلیون نفر
جمعیت داریم. نزدیک به 200 میلیون کارت بانکی در دست مردم است و با این که زمان استاندارد متوسط نقل و انتقال تراکنش هاي بانکی
در دنیا هشت ثانیه است، در ایران این زمان کمتر است و حتی برخی اوقات پیامک انتقال وجه پس از دو ثانیه دریافت می شود. اینها

 
دستاوردهاي داخلی نظام بانکی در حوزه اصلاح ساختارهاست. 

پس از انقلاب اسلامی در نظام بانکی دو اتفاق مهم رخ داد؛ یکی عرضه سهام برخی بانک هاي بزرگ دولتی مانند بانک صادرات ایران، ملت و



تجارت در بورس و دیگري تأسیس بانک هاي خصوصی و این هر دو در نظام بانکی تحول آفرید. الحمدالله امروز چند بانک خصوصی قوي در
کشور داریم که پا به پاي بانک هاي دولتی و بورسی در حال فعالیت هستند. عمده این بانک ها به بورس وارد شدند و این موضوع باعث
شفافیت بیشتر شد. وقتی شرکتی را بورسی می کنیم، دو اتفاق می افتد؛ یکی شفافیت و دیگري افزایش پاسخگویی. اصولاً وقتی از نظام
جمهوري صحبت می کنیم، مردم سالاري و پاسخ خواهی مردم مطرح می شود و دولت باید پاسخگو باشد. بورسی کردن بانک ها و شرکت ها

 
موجب شد تا پاسخگویی در سطح بهتري قرار گیرد و کیفیت آن بالا برود. 

فارس: مدتی کوتاه پس از پیروزي انقلاب جنگ آغاز شد. نظام بانکی و از جمله بانک صادرات ایران در مواجهه با جنگ تحمیلی و پس از آن
تحریم هاي ظالمانه چه واکنش هایی از خود نشان داد، چطور به مقاوم سازي اقتصاد در برابر این تهاجمات کمک کرد و به چه نتایجی

 
رسید؟ 

صیدي: دشمن فهمیده بود که ضربه به کشور را از کجا آغاز کند. از همان ابتداي انقلاب دیدیم که از طریق گروهک ها از جمله منافقین
سعی داشت کشور را به هم بریزد و مغزهاي متفکر نظام را یکی پس از دیگري از میان بردارد تا به اهدافش برسد. موفقیت هاي انقلاب براي
دو گروه هزینه داشت. یکی براي ابرقدرت ها و استکبار جهانی و دیگري براي حکام مرتجع برخی کشورهاي منطقه که بیداري اسلامی رفته
رفته آنها را از پاسخگویی به ملت هایشان ناگزیر می کرد. اینها نمی خواستند مردم ایران و دیگر ملت ها به این بینش برسند. به همین دلیل
ترور و انفجار و ناآرامی و بلافاصله در پی آن هشت سال دفاع مقدس اتفاق افتاد و همه دنیا پشت سر عراق قرار گرفت تا زیرساخت هاي ایران
را تخریب کند. با این همه در دفاع مقدس اولاً ایران نگذاشت یک وجب از خاك کشور از دست برود و سرافراز از جنگ بیرون آمد و ثانیاً
بلافاصله همت کرد به آبادانی کشور، ساختن خرابی هاي ناشی از جنگ و سرمایه گذاري. عسلویه آغاز شد. افزایش ظرفیت سیمان،
پتروشیمی، مواد غذایی، نساجی و فولاد شروع شد. دشمنان براي ضربه زدن به این تحولات و پیشرفت، تحریم ها را آغاز کردند. دریافتند که
اگر نظام دریافت و پرداخت را فلج کنند، سیمان، خودروسازي و سایر صنایع هم نمی توانند به فعالیت خود ادامه دهند. از این رو تحریم نظام

 
بانکی خیلی زودتر از سایر تحریم ها آغاز شد. 

در مورد تحریم ها دو منبع مهم وجود دارد که یکی کتاب «جنگ خزانه داري» نوشته معاون خزانه داري آمریکا در زمان جورج بوش و
دیگري کتاب «هنر تحریم ها»ست که توسط ریچارد نفیو نوشته شده است. در کتاب جنگ خزانه داري به صراحت تحریم نظام بانکی مورد
اشاره قرار گرفته و حتی چند سطر هم در خصوص تحریم بانک صادرات ایران نوشته شده است. نظام بانکی کشور تحریم را با همه سختی
اش توانست مدیریت کند. این تحریم ها در سال 2010 به اوج خود رسید. سوئیفت بسته و نقل و انتقالات محدود شد. پیشتر هم معامله با
دلار محدود شده بود. نظام بانکی اما با تمام سختی ها توانست دوام بیاورد و به فعالیت خود ادامه دهد. بانک صادرات ایران با توجه به این که
بیشترین تعداد شعب خارجی را در دنیا دارد، قطعا باید بیشتر ضربه می دید؛ اما در مقابل تدابیري را به کار بست و الحمدالله تاکنون موفق

 
شده به فعالیت و خدمت رسانی و تزریق پول به اقتصاد ادامه دهد. 

با اصلاح ساختاري که از چهار سال پیش آغاز شد، ساختار مالی بانک بهتر شد. بانکی که در سال 96 روزانه 10 میلیارد تومان زیان می داد و
نزدیک به 5/7 هزار میلیارد تومان زیان انباشته داشت، در حال حاضر بانک سوددهی شده، زیان انباشته خود را پوشش داده است و پروژه

 
هاي داخلی و خارجی را تأمین مالی می کند. اینها برخی از دستاوردهاي نظام بانکی در چهل و سه سال گذشته است. 

 
فارس: به نظرتان براي پایداري و افزایش این دستاوردها چه باید کرد؟ 

صیدي: دو نکته بسیار اهمیت دارد. یکی حمایت از تولید است. هرچه قدر از تولید حمایت کنیم، تولید ناخالص داخلی (مجموعه کالا و
خدماتی که در یک سال تولید می شود) بالا می رود که در بانک صادرات ایران این امر در اولویت قرار دارد و تلاش شده متناسب با منویات
مقام معظم رهبري که در سال هاي اخیر، همه ساله ابعاد مختلف تولید را مورد نظر قرار داده و ابلاغ فرموده اند، اقدامات خود را سامان دهد

 
و با طرح هاي طروت، محیا، کارا و محصولات مختلف بانکی براي تحقق این اهداف قدم هاي بزرگی بردارد. 

در کنار رونق تولید، فقرزدایی مطرح است. می دانید که تحقیقات و نظریه هاي توسعه اقتصادي نهایتاً به دو راهی توسعه و عدالت می رسد.
حتی برخی طرفداران یک نظریه افراطی معتقدند ایرادي ندارد برخی زیر چرخ هاي توسعه له شوند. البته معلوم است در چنین شرایطی
مردم فقیر له خواهند شد. زمانی که کارخانجات و برج ها ایجاد شود، دهک هاي اول فقیرتر می شوند و گاهی از بین می روند و این دسته از
توسعه گراها هم به آن اعتنایی ندارند؛ اما جمهوري اسلامی همواره توسعه را در کنار عدالت دیده و نه فقط اجازه نداده دهک هاي اول و دوم
له شوند، بلکه تلاش کرده از رفاهی حداقلی برخوردار باشند. تأمین مالی این طبقات در نظام بانکی یک ارزش است و مورد توجه قرار دارد.
ارزش و اهمیت این موضوع در بانک صادرات ایران به مراتب بیشتر است؛ چراکه بانک صادرات ایران یک بانک مردمی است و از زمان تأسیس
در 70 سال پیش در متن جامعه قرار داشته است. در همه شهرها و بخش ها و حتی مناطق دورافتاده شعبه تأسیس کرده است. این بانک



حتماً تسهیلات بخش هاي آسیب پذیر، اشتغال، کارآفرینی و ازدواج و اخیراً پرداخت وام بدون ضامن را با جدیت در دستور کار خود دارد. در
دوسال اخیر شیوع بیماري کرونا باعث شد تا کسب و کارها آسیب ببینند و درآمد و اشتغال مردم با مشکل مواجه شود. در چنین شرایطی
وام ودیعه مسکن تعریف شد. اینها بخشی از مأموریت هاي اجتماعی بانک صادرات ایران است. باید بدانیم که بدون وجود نشاط و گسترش
فقر در جامعه امکان توسعه وجود ندارد. مگر می شود در یک جامعه فقیر و بدون نشاط به فکر توسعه بود؟ بنابراین تأمین مالی مردم کم
برخودار و کم درآمد کمک می کند تا جامعه زنده تر باشد و بهتر بتوان توسعه ایجاد کرد و این مهم در کارنامه شبکه بانکی و از جمله بانک

 
صادرات ایران نمره قابل قبولی دارد. 

<--



تفاوت شرایط کارگري قبل و بعد از انقلاب از زمین تا هوا است

منبع: صاحب نیوزشماره خبر:  142  |  تاریخ: 1400/11/22

اما اکنون در شرایطی هستیم که در ایران تعداد بیکاران به حداقل رسیده است و حتی بانوان در خانه هاي خود کسب و کار راه
انداخته اند، خوشبختانه به کارآفرینی توجه ویژه اي می شود و مشاغل جدید به خوبی جاي خود را در بازار پیدا می کنند، کسب و

کار اینترنتی نیز چند سالیست رونق گرفته و به واسطه این رونق، ...

اما اکنون در شرایطی هستیم که در ایران تعداد بیکاران به حداقل رسیده است و حتی بانوان در خانه هاي خود کسب و کار راه انداخته
اند، خوشبختانه به کارآفرینی توجه ویژه اي می شود و مشاغل جدید به خوبی جاي خود را در بازار پیدا می کنند، کسب و کار اینترنتی نیز

 
چند سالیست رونق گرفته و به واسطه این رونق، صنایع داخلی در وضعیت خوبی به سر می برند. 

به گزارش صاحب نیوز؛ یکی از نکات مهم و کلیدي که در طول
پیروزي انقلاب اسلامی براي کشور ایران بوجود آمد اشتغال،
کارآفرینی و توجه به قشر کارگر بود، در زمان پهلوي تحولاتی که در
سایر نقاط جهان از نقطه نظر اقتصادي به وجود آمده بود شرایط
اقتصادي و سیاسی ایران را تحت تاثیر گذاشته بود، در دوران
محمدرضا پهلوي صنایع سنتی به صنایع ماشینی تبدیل شده و به
دنبال آن مشاغل داخلی به مرور تعطیل می شدند، تنها چیزي که به

 
واسطه این تفکر بجا می ماند جوانان و مردم بیکار بود. 

مردم هنگامی که بیکار می شدند اجباراً به کارگري روي می آوردند که مزد خوبی نداشت، تغییر و تحولاتی در میزان دستمزد کارگران در
دوره پهلوي رخ داد اما این تغییرات و تحولات وضع مناسبی در وضعیت معیشتی و رفاه آنان بوجود نیاورد، حتی در یک دوره زمانی تغییرات
نسبی در وضعیت بیمه و بهداشت و سطح زندگی کارگران در مقایسه با دوران هاي قبل به وجود آمد، منتهی این تغییرات در شرایط جدید به

 
هیچ وجه متناسب با شرایط و استانداردهاي بین  المللی نبود. 

مراکز کارگري ایران در واقع همان مناطقی بود که از سابق در آنها صنایع دستی و کانون هاي فعالیت هاي تجاري شکل گرفت، ایلات،
عشایر، روستاییان و دهقانان یکی از بهترین منابع تامین طبقه کارگر ایران در دوره پهلوي دوم بودند اما منابع دیگري نیز به تأمین و تقویت

 
این طبقه کمک می کردند که بهترین آنان پیشه  وران بودند. 

به واسطه ورود کالاهاي خارجی به کشور، صنایع بومی مانند تولید پارچه  هاي پنبه  اي، ابریشمی و پشمی گرفتار رقابت با کالاهاي خارجی
می شدند بنابراین شاخه  هاي مختلف این صنایع که تاب مقاومت در مقابل هجوم کالاهاي خارجی را نداشت از گردونه رقابت حذف و بدین

 
ترتیب چندین هزار کارگر به بخش صنایع روي آوردند. 

علی رغم توسعه بسیاري از کارخانه هاي مدرن در رژیم گذشته، صنعت ایران بسیار عقب مانده بود و اکثر کارگان در کارگاه هاي کوچک و
ابتدایی، کمتر از 50 نفر کارگر کار می کردند، میزان دستمزدها در این کارگاه ها بسار کمتر از کارخانه اي بزرگتر و مدرن تر بود بنابراین اگر
کارگاه ها نیز در بررسی به حساب آمده بودند، میزان دستمزدها، بسیار کمتر از آنچه برآورد شده، می بود؛ در حالی که ظرفیت نیروي

 
انسنانی وجود داشت اما از این ظرفیت بهره اي برده نمی شد 



اما اکنون در شرایطی هستیم که در ایران تعداد بیکاران به حداقل رسیده است و حتی بانوان در خانه هاي خود کسب و کار راه انداخته اند،
خوشبختانه به کارآفرینی توجه ویژه اي می شود و مشاغل جدید به خوبی جاي خود را در بازار پیدا می کنند، کسب و کار اینترنتی نیز چند

 
سالیست رونق گرفته و به واسطه این رونق، صنایع داخلی در وضعیت خوبی به سر می برند. 

دستمزد قشر کارگر طبق محاسبه اداره کار تخمین زده می شود و قانون حمایت از کارگر پشتوانه این قشر قرار گرفته و حتی رسیدگی هایی
که در این زمینه انجام می شود کاملا دقیق است، اگر کارگر از کارفرما شاکی باشد از وي شکایت کرده و حتی خسارت نیز می گیرد، علاده

 
بر این حق بیمه کارگر نیز محاسبه شده و از کارفرما گرفته می شود. 

جمهوري اسلامی ایران شرایطی را ایجاد کرد که دیگر هیچ کارگري مورد ظلم واقع نشود بلکه با قرار دادن حق و حقوق کارگر در قانون

 
اساسی، این قشر قدرت پیدا کرد و توانست با پشتوانه دولتش حقش را دریافت کند. 

هر سالی که تورم بر محصولات می خورد و اقتصاد را تحت تاثیر قرار می دهد اداره کار نیز دستمزد کارگر را افزایش داده و کارفرما را ملزم به
رعایت و پرداخت حقوق کارگر می کند، این افزایش دستمزد سبب می شود کارگر در مشکلات اقتصادي غرق نشده و حتی الامکان بتواند

 
معیشت خود را با آن بگذراند. 

در کنار این موضوع نقش و هدایت کارگران براي خود کفایی و پیشرفت کشور است است و سهم اجتماعی برابري با دیگر شغل ها دارد؛ این
در حالی بود که قبل از انقلاب از این قشر در رسیدن به اهداف سیاسی، اجتماعی و اقتصادي کشورهاي استکباري استفاده می شد و برنامه

 
ها براي منافع این کشورها پیاده می شد. 

البته نقش این قشر در پیروزي انقلاب و پس از آن حمایت از انقلاب برجسته و مهم بوده است و یکی از قشرهاي تاثیر گذار در عمر 43 ساله

 
انقلاب به حساب می آیند و همیشه با بصیرتی که داشته اند پاي کار انقلاب و نظم بوده اند. 

انتهاي پیام/



تولید صادرات محور، مستلزم برطرف کردن شکاف تکنولوژیک در خطوط تولید با

مشارکت بخش خصوصی است

منبع: دانشجوشماره خبر:  143  |  تاریخ: 1400/11/22

به گزارش گروه اقتصادي خبرگزاري دانشجو، مقام معظم رهبري در دیدار با تولیدکنندگان کشور که روز دهم بهمن 1400 برگزار
شد، بر ضرورت توجه به «تولید اشتغال آفرین و صادرات محور» در راستاي عبور کشور از مشکلات اقتصادي تاکید کردند.

غلامحسین شافعی، رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي ایران، با اشاره ...

به گزارش گروه اقتصادي خبرگزاري دانشجو، مقام معظم
رهبري در دیدار با تولیدکنندگان کشور که روز دهم بهمن
1400 برگزار شد، بر ضرورت توجه به «تولید اشتغال آفرین و
صادرات محور» در راستاي عبور کشور از مشکلات اقتصادي
تاکید کردند. غلامحسین شافعی، رئیس اتاق بازرگانی، صنایع،
معادن و کشاورزي ایران، با اشاره به سخنان رهبري، تنها راه
عبور از تورم، بیکاري، فقر و همچنین بهبود وضعیت اقتصادي
کشور را توجه به این نکته می داند و می گوید: «ما به عنوان
بخش خصوصی امیدواریم که طبق صحبت هاي رهبري، قواي

محترم سه گانه این سیاست را در اولویت اول خود قرار دهند. به این معنا که هر اقدام و یا دستورالعملی که قرار است در هر کدام از قواي

 
کشور به اجرا در بیاید با این اولویت سنجیده شده که آیا در مسیر تولید صادراتی مانع ایجاد می کند یا این فعالیت ها را تسهیل می کند.» 

شافعی در گفت وگو با «پایگاه خبري اتاق ایران، درعین حال اذعان داشت که کاهش ارزش پول ملی در کنار تحریم هاي ظالمانه باعث شده
که تولیدکنندگان داخلی تا حدودي توان به روزرسانی فناوري هاي خط تولید خود را از دست بدهند و همین امر در سطح فناوري بین

 
تولیدات ایران و جهان شکاف به وجود آورده است. 

او می گوید: «این سطح پایین فناوري در کیفیت پایین، قیمت بالا، قدرت رقابت پذیر کم و پیچیدگی پایین بازتاب پیدا کرده است. لذا بدون
برطرف کردن این شکاف تکنولوژیک با مشارکت بخش خصوصی، قادر نخواهیم بود که کالاهاي پیچیده و رقابت پذیر در سطح جهانی تولید

 
کنیم.» 

رئیس پارلمان بخش خصوصی همچنین خواستار مشارکت دادن نخبگان اقتصادي و فعالان بخش خصوصی در فرآیند تدوین و طراحی سند

 
راهبردي توسعه صنعتی کشور است که در دیدار اخیر از سوي مقام معظم رهبري بر عهده دولت گذاشته شد. 

در دیدار اخیر مقام معظم رهبري با فعالان اقتصادي، شما نیز به عنوان یک فعال اقتصادي و رئیس پارلمان بخش خصوصی حضور داشتید.
برداشت کلی شما از سخنان ایشان چه بود؟ بله همان طور که اشاره کردید رهبر معظم انقلاب در آستانه سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی
دیداري با جمعی از تولیدکنندگان و فعالان صنعتی داشتند که به نظر من این دیدار از منظر صحبت ها و نکات عالمانه اي که مقام معظم
رهبري از زاویه مدیریت اقتصادي کشور مورد تاکید قرار دادند، بسیار حائز اهمیت است. نکته اي که براي بنده به عنوان یک فعال اقتصادي
بخش خصوصی ارزنده بود، تعبیر ایشان از جایگاه کارآفرینان و فعالان اقتصادي بود که آن ها را افسران جنگ اقتصادي خواندند و ایستادگی
تولیدکنندگان در مقابل دشمن را در واقع جهاد و از بزرگ ترین عبادت ها معرفی کردند. این اعتبار و جایگاهی که ایشان براي فعالان

 
اقتصادي و تولیدکنندگان داخلی قائل هستند، به جرات می توانم بگویم که در بین مسئولان اقتصادي کشور بی نظیر است. 



بخشی از موانعی که در حال حاضر پیش روي تولیدکنندگان و صادرکنندگان وجود دارد، ناشی از همین عدم همبستگی و باور به ظرفیت ها
و توانمندي هاي فعالان بخش خصوصی است که انشااالله با تاکیدات رهبري، این فضا بهبود پیدا کند. لذا امیدواریم که در انجام اصلاحات
اقتصادي، رویکردي اقناعی و مشارکت جویانه نسبت به مردم و بخش خصوصی دنبال شود. راه حل هاي گذشته پاسخگوي حل مشکلات
امروز کشور نیست و در حال حاضر اقتصاد کشور نیز دیگر فرصت و توان حرکت بر اساس آزمون وخطا را ندارد و باید بر اساس نظر

 
کارشناسان و متخصصان حوزه اقتصادي، ریل گذاري حرکت اقتصادي کشور را تغییر داد. 

در صحبت هاي که در این جلسه صورت گرفت، مقام معظم رهبري تاکید ویژه اي بر نقش تولید اشتغال آفرین و صادرات محور در راستاي
عبور کشور از مشکلات اقتصادي و آسیب ندیدن در مقابل تکانه هاي داخلی و خارجی داشتند. نظر شما چیست؟ بله حمایت از تولید و
صنایع اشتغال آفرین، دانش بنیان و صادرات محور یکی از نکاتی بود که ایشان چندین بار در این جلسه روي آن تاکید کردند. همان طور که
در صحبت هاي ایشان هم منعکس شده بود، به لحاظ شاخص هاي اقتصاد کلان، کشور به ویژه در دهه 90 از شرایط مطلوبی برخوردار نیست
و ما با مشکلاتی از قبیل تورم، بیکاري، فقر و نابرابري روبه رو هستیم و تنها راه عبور از این مشکلات و بهبود وضعیتی معیشتی و اقتصادي
مردم، تولید فناورانه صادرات محور و اشتغال آفرین است که طی سالیان اخیر مرتباً توسط مقام معظم رهبري به آن اشاره شده است و در
این جلسه نیز چندین بار مورد تاکید قرار گرفت. ما به عنوان بخش خصوصی امیدواریم که طبق صحبت هاي رهبري، قواي محترم سه گانه
این سیاست را در اولویت اول خود قرار دهند. به این معنا که هر اقدام و یا دستورالعملی که قرار است در هر کدام از قواي کشور به اجرا در
بیاید با این اولویت سنجیده شده که آیا در مسیر تولید صادراتی مانع ایجاد می کند یا این فعالیت ها را تسهیل می کند؟ آیا هزینه هاي
تحمیلی به تولیدکنندگان و فعالان اقتصادي را افزایش می دهد یا باعث کاهش آن می شود؟ آیا موجب افزایش قدرت رقابت پذیري کالاهاي

 
صادراتی کشور می شود و یا خیر؟ آیا این سیاست در راستاي تقویت بخش خصوصی مولد عمل می کند یا خیر؟ 

البته این مسئله بارها هم از جانب کارشناسان و متخصصان اقتصادي کشور و هم از طرف فعالان اقتصادي کشور مورد تاکید قرار گرفته ولی
تاکنون و حداقل در مقام اجرا به آن توجهی نشده است. در این راستا باید توجه شود که تولید در اقتصاد کشور از یک ماهیت نظام وار
برخوردار است، به این معنا که جنبه هاي مختلف ساختار اقتصادي کشور بر روي آن تأثیرگذار است و لذا سیاست هاي جزئی نگر نمی تواند
در این زمینه موفق باشد. به عبارت دیگر، تا زمانی که ما مشکلات کلان حاکم بر اقتصاد کشور را حل نکنیم، تولید به صورت گسترده محقق
نخواهد شد. براي نمونه یکی از مهم ترین مشکلات ساختاري اقتصاد ایرآن که فشار سنگینی بر تولیدکنندگان تمامی حوزه ها وارد می کند،
بی ثباتی محیط کلان اقتصاد ناشی از دو کانال جهش هاي نرخ قیمت ارز و صدور قوانین و دستورالعمل هاي خلق الساعه است. این بی
ثباتی، در عمل امکان هرگونه برنامه ریزي و سرمایه گذاري بلندمدت را از تولیدکنندگان و فعالان اقتصادي بخش خصوصی سلب کرده است.
لذا پیشنهاد بخش خصوصی به دولت در راستاي حمایت از تولید آن است که اقدامات مبتنی بر پرهیز از شوك درمانی، ثبات بخشی به بازار
ارز، کنترل تورم، احترام به حقوق مالکیت بخش خصوصی، تسهیل و ساده سازي قوانین و مقررات و درنهایت مشارکت دادن ذینفعان بخش

 
خصوصی و کارشناسان اقتصادي در فرآیندهاي تصمیم گیري اقتصادي را در دستور کار قرار دهند. 

رهبري در صحبت هاي خود دو مأموریت خاص را به دولت محول کردند که عبارت بود از ایجاد سند نقشه راهبردي صنعتی و مدیریت
متمرکز و جامع در تصمیمات اقتصادي، به نظر شما انجام این دو مأموریت چقدر می تواند باعث بهبود کیفیت نظام تصمیم گیري اقتصادي
کشور شود؟ کاملاً روشن است که ایشان با برخورداري از یک دیدگاه چندبخشی هم افزا و تاکید بر تقویت همه ظرفیت هاي کشور چه دولتی
و خصوصی یک رویکرد برنامه محور، دورنگر و جامع نسبت به انجام اصلاحات اقتصادي دارند و این مسئله به خوبی در توصیه ها و
رهنمودهاي ایشان بازتاب پیدا می کند. ایشان روي دو مورد از مهم ترین کانون هاي ناکارآمدي در نظام تصمیم گیري اقتصاد کشور دست
گذاشته اند. بخش خصوصی همواره آسیب هایی از بی برنامگی سیاست هاي اقتصادي دولت ها در گذشته متحمل شده است. شرایط سخت
اقتصادي از قبیل تحریم ها، کرونا و تنگناهاي مالی دولت، منجر به آن شده که سیاستمداران عموماً منافع بلندمدت کشور را به نفع
ملاحظات کوتاه مدت و موقت قربانی کنند. خروجی چنین شیوه تصمیم گیري، در قالب بی ثباتی و ناهماهنگی سیاست هاي اقتصادي دولت
ها و هدر رفتن منابع و سرمایه هاي ملی و نادیده گرفته شدن اولویت هاي توسعه اي کشور نمود پیدا کرده است. بنابراین با فرض رعایت
الزامات و پیش نیازها و با کمک گرفتن از نخبگان اقتصادي و فعالان بخش خصوصی و به دور از نگاه رانتی در طراحی این سند و همچنین



پایبندي به اجراي کامل آن، این برنامه می تواند با روشن کردن اولویت هاي صنعتی و پیش بینی پذیر کردن محیط اقتصادي کشور در بازه

 
چندساله، قدمی بسیار مثبتی در راستاي بهبود فضاي فعالیت براي تولیدکنندگان و فعالان اقتصادي بخش خصوصی ارزیابی شود. 

در مورد محور دیگر یعنی مدیریت متمرکز و جامع در مسائل اقتصادي نیز، این مسئله یکی از مهم ترین مطالبات بخش خصوصی طی سال
هاي اخیر بوده است. به طوري که همواره فعالان اقتصادي کشور از تعدد مراکز تصمیم گیري و اتخاذ سیاست هاي متفاوت و حتی بعضاً
متضاد، توسط دستگاه هاي مختلف دچار آسیب شده اند. این عدم مدیریت متمرکز باعث شده است که از یکسو محدودیت ها و شوك هاي
آنی از طرف نهادهاي غیرمتخصص در امور اقتصادي به فعالان اقتصادي کشور وارد شود و از سوي دیگر هیچ نهاد و سازمانی به صورت
مشخص مسئولیت مشکلات موجود را به عهده نمی گیرد و فضا را براي فرار از بار مسئولیت فراهم کرده است. اتاق ایران در قالب گزارش
هاي خود بارها بر مسئله تعیین یک متولی واحد و تعریف مسئولیت ها و اختیارات متناسب با آن در حوزه هاي اقتصادي، تاکید داشته است.
به عنوان نمونه یکی از پیشنهادات مشخص بخش خصوصی براي حل بخشی از این مشکل این است که وزارت صنعت، معدن و تجارت یا
سازمان توسعه تجارت به عنوان متولی اصلی تجارت خارجی کشور انتخاب شود و دولت به صورت متناسب وظایف، مسئولیت ها و اختیارات
لازم را به عنوان متولی اصلی براي این سازمان تعریف و سایر وزارتخانه ها و ادارات را در حوزه مسائل مربوط به تجارت ملزم به هماهنگی با
این سازمان کند. این مسئله می تواند قدم اول براي اصلاح ساختار نظام تصمیم گیري اقتصادي کشور قلمداد شود و در صورت موفقیت نیز
به سایر حوزه هاي مدیریت اقتصادي تسري داده شود. بعلاوه این فرصت را ایجاد می کند که از طریق سنجش کارآمدي نهاد متولی بر اساس
معیارهاي مشخصی از قبیل رشد صادرات صنعتی غیرنفتی و رشد صادرات محصولات دانش بنیان، زمینه ارتقاي مسئولیت پذیري و درنتیجه

 
افزایش کارآمدي را در نظام اجرایی کشور فراهم کرد. 

در صحبت هایتان به اقتصاد دانش بنیان اشاره کردید، این مسئله همواره مورد تاکید مقام معظم رهبري بوده و در این جلسه هم مجدداً
اهمیت آن توسط ایشان برجسته شد. ارزیابی شما از جایگاه اقتصاد دانش بنیان در توسعه کشور و موانع و چالش هاي تحقق آن چیست؟
رهبري در این جلسه توجه ویژه به دانش بنیان کردن صنایع و ساختار تولیدات کشور نشان دادند و وضعیت فعلی را نامطلوب دانستند و
ارتقاي فناوري در ساختار تولیدات کشور را ضروري قلمداد کردند. آمارهاي رسمی و واقعیت هاي اقتصادي گویاي آن است که دغدغه ایشان
کاملاً درست و به جا است و مسئولان اجرایی کشور و بخش خصوصی باید این مسئله را در صدر اولویت هاي خود قرار دهند. طبق گزارش
هاي رسمی منتشر شده توسط مرکز ملی بهره وري ایران، بهره وري کل عوامل تولید در ایران بین سال هاي 1391 الی 1399، به طور
میانگین رشد منفی 1,2 درصدي را تجربه کرده که با توجه به انقلاب دانش بنیان در سطح بین المللی و رشدهاي نمایی بهره وري در سایر
کشورها، این روند یک فاجعه براي اقتصاد ایران به حساب می آید. کاهش ارزش پول ملی طی دهه هاي اخیر در کنار تحریم هاي ظالمانه
باعث شده که تولیدکنندگان داخلی تا حدودي توان به روزرسانی فناوري هاي خط تولید خود را از دست بدهند و این، شکافی بین سطح
فناوري تولیدات ایران و جهان به وجود آورده است. این سطح پایین فناوري در کیفیت پایین، قیمت بالا، قدرت رقابت پذیر کم و پیچیدگی
پایین بازتاب پیدا کرده است. لذا بدون برطرف کردن این شکاف تکنولوژیک با مشارکت بخش خصوصی، قادر نخواهیم بود که کالاهاي

 
پیچیده و رقابت پذیر در سطح جهانی تولید کنیم و عملاً قادر نخواهیم بود از دستاوردهاي اقتصاد دانش بنیان نیز بهره مند شویم. 

از گذشته این ذهنیت در بین برخی از سیاست گذاران و مدیران اجرایی کشور شکل گرفته که صرفاً کمیت شرکت هاي دانش بنیان می تواند
به عنوان سنجه قابل اعتمادي از میزان تحقق اقتصاد دانایی در کشور در نظر گرفته شود. درصورتی که بررسی آمارهاي اقتصادي گویاي آن
است که علی رغم افزایش نمایی تعداد شرکت هاي دانش بنیان طی یک دهه اخیر، اما این شرکت ها فاقد کارکردهاي اصلی مورد انتظار
یعنی، سرمایه گذاري در تحقیق و پژوهش، تجاري کردن نوآوري هاي دانش بنیان، افزایش صادرات دانش بنیان و مهم تر از همه افزایش
بهره وري بوده اند. این درك ناقص و مبتنی بر فرم ظاهري از اقتصاد دانش بنیان منجر به انحراف و بی نتیجه ماندن تلاش ها و سرمایه
گذاري ها در این راستا شده است. بنابراین پیشنهاد بخش خصوصی این است که در قدم اول، در سیاست هاي معطوف به توسعه اقتصاد
دانش بنیان، بهره وري به عنوان مهم ترین شاخص و خصیصه اقتصاد دانایی جایگزین تعداد شرکت هاي دانش بنیان شود. درنهایت همان
طور که پیش از این اشاره کردم، مشارکت نخبگان اقتصادي و فعالان بخش خصوصی در فرآیند تدوین و طراحی یک سند راهبردي توسعه

 
صنعتی می تواند زمینه ساز رفع کمبودهاي معرفتی مورد اشاره باشد. 



چه نکات دیگري در سخنان رهبري دیده می شود که براي شما به عنوان یک فعال اقتصادي از اهمیت بالایی در مسیر توسعه اقتصادي
کشور برخوردار است؟ نکات مهم دیگري توسط مقام معظم رهبري به مسئولان کشور توصیه شد که اگر ملاك عمل قرار گرفته شوند، بدون
شک می توانند منشا بهبود امور و رشد اقتصادي کشور شوند. مسئله هدایت اعتبارات بانکی به سمت فعالیت هاي مولد، یکی از این نکات
است. طبق گزارش هاي شامخ که مرکز پژوهش هاي اتاق ایران به صورت مرتب تهیه می کند، کمبود نقدینگی به طور مستمر یکی از مهم
ترین مشکلاتی بوده که توسط تولیدکنندگان و فعالان اقتصادي گزارش شده است. این در حالی است که طبق آمارهاي بانک مرکزي سهم
تسهیلات بانکی به بخش هاي کشاورزي، صنعتی و معدن به صورت سرجمع نزدیک به 40 درصد از کل تسهیلات بانکی را در سال گذشته
تشکیل داده است. این آمار نشان دهنده آن است که بخش هاي تولیدي و مولد سهم بایسته اي از منابع و تسهیلات بانکی کشور دریافت
نمی کنند. حاشیه سود بالا، بازده کوتاه مدت و ریسک پایین فعالیت هاي غیرمولد و سفته بازي، نه تنها موجب انحراف سرمایه ها و سپرده
هاي بانکی و ایجاد تنگناي مالی براي فعالیت هاي مولد شده است، بلکه پیامدهاي منفی نیز بر بازار مسکن، طلا، سکه و ارز داشته است که
کمیت و کیفیت آن نیازمند یک بررسی کارشناسانه، علمی و بی طرفانه است. لذا باید توجه شود که اصلاح این رویه، هم نیازمند انجام
اصلاحاتی در محیط کلان اقتصادي در راستاي کاهش جذابیت فعالیت هاي غیرمولد و رانتی و هم نیازمند اصلاحات اساسی در نظام بانکی

 
کشور در راستاي افزایش شفافیت و پاسخگویی در خصوص نحوه تخصیص منابع بانکی است. 

نکته دیگر مربوط به انتقاد از صدور بخشنامه هاي متعدد و تورم قوانین و دستورالعمل ها بود. ایشان به صورت شفاف و مستقیماً اداره گمرك
را به عنوان نمونه مخاطب قرار دادند و بیان کردند که از سال 97 تا 1400، 1500 بخشنامه گمرکی در کشور صادر شده که به هیچ وجه
قابل قبول نیست. واقعیت آن است که در حال حاضر قوانین مربوط به صادرات کشور از قبیل قوانین گمرکی از یک سو بسیار متورم و داراي
بندها و استثنائات زیاد هستند و از سوي دیگر محیط قانونی که صادرکننده با آن روبه رو است مدام توسط بخشنامه ها و دستورالعمل هاي

 
خلق الساعه دچار تلاطم و تغییر می شود که این مسئله مشکلات عدیده اي را براي فعالان بخش خصوصی ایجاد کرده است. 

در راستاي عملی کردن توصیه هاي مقام معظم رهبري، بخش خصوصی چه نقش می تواند ایفا کند؟ همان طور که در ابتداي مصاحبه اشاره
کردم، ایشان رمز موفقیت و مقابله با مشکلات در عرصه اقتصاد را حمایت از تولید فناورانه و صادراتی می دانند که توسط بخش خصوصی
انجام شود و براي دولت صرفاً نقش مدیریت، هدایت، نظارت و حمایت از تولید را در این زمینه قائل هستند. بنابراین برداشت ما این است که
هدف فوق محقق نخواهد شد مگر از کانال تقویت بخش خصوصی مولد. لذا اگر مسئولان اجرایی کشور واقعاً در پی عملی کردن رهنمودهاي
رهبري هستند باید به الزامات و پیش نیازهاي آن که عبارت است از ثبات بخشی به محیط کلان اقتصادي، تسهیل محیط کسب وکار و

 
کاهش هزینه هاي جانبی تحمیلی به تولیدکنندگان و صنعتگران، جامه عمل بپوشانند. 

در این راستا توجه به این نکته ضروري است که ادبیات نظري بسیار گسترده اي در علم اقتصاد وجود دارد که صرفه هاي ناشی از مقیاس را
رمز موفقیت و توسعه صنایع تولیدي قلمداد می کند. بنابراین افزایش کیفیت محصولات تولیدي داخلی و توسعه صنعتی کشور از کانال
گسترش بازارهاي هدف و یا به عبارت دیگر افزایش صادرات صنعتی می گذرد. در واقع اگر نظام تصمیم گیري اقتصادي کشور هدف خود را
در قالب توسعه صادرات صنعتی تعریف کند، صنایع داخلی براي آنکه بتوانند سهمی از بازارهاي بین المللی را از آن خود کنند، به ناچار ملزم
به افزایش ارتقاي فناوري تولید، بهبود بهره وري و افزایش قدرت رقابت پذیري کالاهاي خود خواهند بود. این راهبرد هم منجر به تقویت
تولید داخلی فناورانه خواهد شد، هم با متنوع کردن منابع درآمد ارزي کشور به ثبات و رشد اقتصادي کمک می کند. البته در این جهت باید
در نظر داشت که به طور قطع، داشتن روابط با سایر کشورها، شرط لازم و نه کافی براي تجارت و توسعه صادرات کشور به شمار می رود. در
درجه اول رفع تحریم هاي اقتصادي و در قدم بعد بهبود روابط با همسایگان و سایر کشورهاي منطقه، بدون شک می تواند هزینه هاي
تحمیل شده بر صادرکنندگان و تولیدکنندگان ایرانی را به طور مشهودي کاهش دهد و به نوعی موتور محرکه براي توسعه صادرات کشور
مورد ارزیابی قرار بگیرد. همچنین افزایش تعداد شرکاي صادراتی و وارداتی، از منظر ایجاد تنوع در سبد صادراتی کشور باعث افزایش تاب

 
آوري اقتصادي و تضمین امنیت اقتصادي کشور خواهد شد. 

امیدوارم با توجه به تاکیداتی که مقام معظم رهبري داشته اند که انصافاً جامع و راهگشاست، روحیه تعاملی و هم افزایی بین همه ارکان
تصمیم گیر اقتصادي در کشور بیش ازپیش ایجاد شود تا عبور از بحران ها میسر شده و بیشترین دستاوردها حاصل شود. باید این باور در



همه ما تقویت شود که قدرت و عزت ایران اسلامی در سایه مشارکت جمعی و نقش آفرینی همه دست اندرکاران و مشارکت مردم میسر
است.



نماینده مجلس: به زودي خبرهاي خوشی به ملت ایران خواهد رسید

منبع: ایرناشماره خبر:  144  |  تاریخ: 1400/11/22

شیراز- ایرنا- رئیس کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس شوراي اسلامی گفت: در آینده اي نه چندان دور خبرهاي خوشی
به ملت ایران خواهد رسید و خداوند عنایت خود را شامل حال ملت ایران خواهد کرد و ملت در مقابل شکیبایی و صبرش روسفید

خواهد شد.

شیراز- ایرنا- رئیس کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات
مجلس شوراي اسلامی گفت: در آینده اي نه چندان دور
خبرهاي خوشی به ملت ایران خواهد رسید و خداوند عنایت
خود را شامل حال ملت ایران خواهد کرد و ملت در مقابل

 
شکیبایی و صبرش روسفید خواهد شد. 

به گزارش ایرنا، حمیدرضا حاجی بابایی، روز جمعه در آیین
گرامیداشت سالروز پیروزي انقلاب اسلامی در شیراز، وضعیت
زیرساختی اقتصاد کشور را در مقایسه با کشورهاي منطقه در

 
سطح عالی دانست و افزود: اما ما در حباب اقتصادي مشکل داریم، حباب اقتصادي یعنی گرانی هایی که دائم نخواهد بود و موقت است. 

 
وي ادامه داد: ما از این معبر عبور خواهیم کرد کما اینکه تمام کشورهاي توسعه یافته دنیا از این معبر عبور کرده اند. 

او اظهار داشت: اینکه در دنیا ما را تحریم کنند که دست از همه شهیدان و کربلا و عاشورا برداریم، اینکه به ما فشار بیاورند که نماد اسلام آل
سعود باشد و ما از اهل بیت دور باشیم، اما امروز دیدیم که مردم ایران نشان دادند که با هزاران برابر سختی بیشتر نیز از این مسیر جدا

 
نخواهند شد. 

این نماینده مجلس بیان کرد: امروز دولت و مجلس قدرتمندانه ایستاده اند تا کار کنند که از این معبر عبور کنیم و دولت انقلابی بداند که

 
مجلس با قدرت از او حمایت خواهد کرد و ما راهی جز حمایت از این دولت نداریم. 

حاجی بایایی افزود: مردم سرمایه اجتماعی هستند و این سرمایه آسیب داده و ما باید آنرا ترمیم کنیم، سرمایه اجتماعی ما باید حفظ شود

 
یعنی باید در مردم رضایت ایجاد کنیم. 

او گفت: ملت خواستار عدالت و مبارزه با فساد هستند و به دنبال این هستند که در کنار اسلامی گري و دینداریشان، معیشت و اشتغالشان

 
هم درست شود و این کار به سرعت دنبال می شود. 

رئیس کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس شوراي اسلامی گفت: براي بودجه سال آینده تدارکات خوبی دیده شده، 360 هزار
میلیارد تومان براي اشتغال، 120 هزار میلیارد تومان براي تولید و رشد تولید در کشور و 150 هزار میلیارد تومان هم براي اقدامات پیشران

 
جمهوري اسلامی در پروژه هاي بزرگ پیش بینی شده است و قطعا سال آینده شاهد پیام هاي خوبی براي کشور خواهیم بود. 

حاجی بابایی افزود: کسانی در جمهوري اسلامی باید مسئولیت بگیرند که مانند مردم زندگی کنند، دولت انقلابی باید به کسانی مسوولیت
دهد که اهل رانت نباشند، انقلابی یعنی شهید سلیمانی، یعنی شهداي مدافع حرم، یعنی کسی که خودش را هزینه می کند تا انقلاب بماند،

 
کسی که نظام را هزینه می کند تا خودش بماند انقلابی نیست. 

وي بیان کرد: دولت انقلابی در کنار انقلابی گري و بکارگیري نیروهاي انقلابی باید مراقب مردم باشد، ما آمده ایم تا پیمان مردم را با انقلاب
محکم تر کنیم، ما هیچ راهی جز این نداریم. او افزود: مردم این دولت و نظام را انتخاب کرده اند و این دولت و نظام هم باید خادم این مردم

 
باشند، هر نارضایتی که مدیري ایجاد می کند تضعیف نظام و هر خدمتی که انجام دهد تقویت نظام است. 

این نماینده مجلس، امنیت کشور را کم نظیر دانست و گفت: این همه نیروهاي امنیتی و نظامی کار می کنند تا کشور امن باشد، کشور ولایی



ما امن است اما نیاز به کار دارد و ما کارآمدي می خواهیم، مدیري که کارآمد نیست به درد نمی خورد ولو اینکه انسان خوبی هم باشد اما

 
کارآمد نیست. 

وي افزود: تمام ملت ایران انقلابی هستند، از شهید سلیمانی و شهداي مدافع حرم انقلابی گرفته تا کسی که حتی در معیشت خود دچار

 
مشکل شده اما در مقابل انقلاب نمی ایستد بلکه در کنار انقلابش است. 

او اضافه کرد: بزرگترین رمز انقلابی بودن ملت ایران این است که انقلاب را حفظ کرده اند، ما یک هدف بیشتر نداریم و آن حفظ نظام

 
جمهوري اسلامی ایران، یعنی حفظ ولایتمداري است. 

 
برچسب ها 

 
- مجلس شوراي اسلامی 

 
- حمیدرضا حاجی بابایی 

 
- شیراز 

 
- فارس 

 
- دهه فجر 

 
پروندهٔ خبري 

- فجر انقلاب؛ 43 سال ایستادگی



بکارنگرفتن جوانان هرمزگانی، آنان را خسته کرده است/ بومی گرایی و بومی

ستیزي دو لبه تیغ

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  145  |  تاریخ: 1400/11/22

به گزارش خبرگزاري فارس از قشم، حجت الاسلام غلامرضا
حاجبی ظهر امروز در خطبه هاي نماز جمعه این هفته
حکومت علی (ع)، را حکومت متقین دانست و نبود تبعیض و
برقراري عدالت را لازمه و شالوده اصلی حکومت ذکر کرد و
افزود: استانی مثل هرمزگان بیشترین نرخ بیکاري را در حالی
از آن خود کرده که بالاترین ظرفیت اشتغال و سرمایه هاي

 
انسانی را دارد. 

وي اظهار کرد: جوان هرمزگانی قاچاقچی نیستند و این نابلدي برخی مسئولین بوده که آنان را لب تیغ فرستاده و مانع از استفاده بجا از آنان

 
در بخش هاي مختلف شده است. 

خطیب جمعه قشم تصریح کرد: نباید بومی ها را نابود کرد و متاسفانه عدم استفاده از نیروهاي هرمزگانی خلاف عدالت است و هیچ کس

 
نباید حق جوانان هرمزگانی ر ا بگیرد. 

وي ادامه داد: نباید رویش هاي انقلاب را تخریب کرد و رهبر انقلاب به تربیت شدگان مکتب امام خمینی نیاز دارد و تکثیر این شخصیت

 
هاي انقلابی نباید با نابود کردن و تخریب انسان هاي مومن نیست. 

امام جمعه شهرستان قشم اظهار کرد: یکی از جدي ترین تفاوت هاي انقلاب اسلامی با سایر انقلاب هاي جهان، استقرار عدالت اجتماعی،

 
اقتصادي و سیاسی است و مهمترین بعد آن عدالت نیروي انسانی است. 

وي گفت: باید توجه داشت که رویش هاي انقلاب بیشتر از ریزش هاي آن بوده است و عدالت در بکارگیري نیروزهاي انسانی نیز باید مدنظر

 
قرار بگیرد. 

حجت الاسلام حاجبی بیان داشت: وقتی که می خواهیم نفتکش انگلیسی را بگیریم، همین هرمزگانی ها روي عرشه کشتی هلی برن می

 
شوند و اینانند که در مکتب شهید سلیمانی پرورش یافته اند. 

وي بومی گرایی و بومی ستیزي را دو لبه تیغ برشمرد و اضافه کرد: هر دوي این گرایش هاي افراطی، شایستگی را از بین می برد و در

 
مخالفت با عدالت است. 

امام جمعه شهرستان قشم ظرفیت سکونت و اشتغال جزیره قشم را 500 هزار نفر برشمرد و گفت: باید به درستی از این ظرفیت استفاده شود

 
و این موضوع می تواند سرمایه زیادي را براي استان هاي همجوار ایجاد کند. 



وي با بیان اینکه ما به قاچاقچی حق نمی دهیم اما باید زمینه قاچاق را از بین ببریم، اضافه کرد: برخورد با عوامل انسانی و همچنین

 
ساختاري ایجاد چنین مشکلاتی باید در دستور کار قرار بگیرد. 

حجت الاسلام حاجبی در بخش دیگري از سخنان خود رعایت شیوه نامه هاي بهداشتی را یادآور شد و افزود: وقتی رهبر انقلاب پرچمدار

 
رعایت موازین بهداشتی است، باید دیگران نیز ایز این اقدام الگو بگیرند و حق الناس را به درستی بجاي آورند. 

انتهاي پیام/88050



راه رهایی از فتنه دشمن تبعیت از ولایت است

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  146  |  تاریخ: 1400/11/22

 به گزارش خبرگزاري فارس از تویسرکان، محمدمهدي مفتح
ظهر امروز در جمع راهپیمایان یوم االله 22 بهمن، حضور یکپارچه و مصمم مردم این شهرستان را نشان از حمایت همه جانبه آن ها از انقلاب
و آرمان هاي امام راحل و شهدا دانست و اظهار کرد: دشمنان از پیروزي انقلاب تاکنون توطئه هاي زیادي چون تحمیل هشت سال جنگ و
ایجاد مشکلات اقتصادي را براندازي علیه ملت ایران داشتند که با عنایت خداوند و تدبیر حکیمانه ولایت و حمایت همیشگی مردم شکست

 
خوردند. 

وي حضور پرشور و شعور مردم در راهپیمایی امروز را بزرگترین پیام به مردم دنیا در پیروي محض از ولایت فقیه و حمایت از ایشان و دفاع از
انقلاب عنوان کرد و گفت: مردم ایران در همه صحنه ها مقابل توطئه هاي دشمنان اسلام و انقلاب با لبیک به فرامین حضرت آیت االله خامنه

 
اي مقاوم و قدرتمند ایستاده اند و آرمان هاي امام راحل را در جهان اشاعه می دهند. 

نماینده مردم تویسرکان در مجلس با اشاره به شیطنت دشمنان انقلاب به شیوه هاي متفاوت و خنثی سازي آن ها تاکید کرد: تنها راه نجات

 
و بی اثر کردن توطئه هاي دشمنان و پیشرفت همه جانبه کشور در تبعیت بی چون و چرا از رهبري است، نباید از این مهم غافل باشیم. 

وي در ادامه با گریزي به بخشی از خدمات انقلاب در شهرستان از برخورداري صد درصدي روستاهاي شهرستان از نعمت گاز عنوان کرد و

 
گفت: خوشبختانه آب شرب در قالب مجتمع هاي آبرسانی انجام و برق به روستاهاي شهرستان نیز به طور کامل بهره مند هستند. 

مفتح با اشاره به انجام مطالبه مردم براي برق رسانی به باغات روستاهاي شهرستان، از آبگیري سد سرابی به منظور تامین آب شرب مردم
سخن به میان آورد و افزود: پروژه خط انتقال آب از سد تکمیل واحداث تصفیه خانه سد سرابی نیز توسط بخش خصوصی انجام و بهار سال

 
آینده افتتاح می شود. 

وي به برگشت سد خرمرود به ردیف بودجه و ساخت این پروژه توسط بخش خصوصی با پیشرفت بیش از 50 درصد اشاره کرد و گفت: پروژه

 
مجتمع آبرسانی از این سد نیز به منظور تامین آب شرب و کشاورزي روستاهاي دهستان خرمرود در دستور کار قرار دارد. 

نماینده مردم تویسرکان در مجلس با اشاره به تکمیل و بهره برداري بیمارستان شهیدسلیمانی به عنوان دومین بیمارستان تویسرکان تاکید

 
کرد: این بیمارستان مجهز به تجهیزات روز پزشکی در کنار بیمارستان حضرت ولیعصر(عج) به مردم شهرستان خدمات ارائه می دهد. 



وي به اتمام پروژه دوبانده شدن چهار خطه جوکار به تویسرکان اشاره کرد و اظهار کرد: اعتبار مراحل پایانی چهارخطه تویسرکان به کنگاور

 
نیز تامین شده و در حال اجراست. 

مفتح با بیان اینکه ایستگاه راه آهن باباکمال آماده بهره برداري است که به زودي با حضور یکی از مسئولان افتتاح می شود اضافه کرد:

 
احداث جاده دسترسی دو بانده از تویسرکان  به ایستگاه راه آهن از روستاي بوستان دره تامین اعتبار شده است. 

وي شناسایی و ثبت بلندترین قله استان همدان در تویسرکان، احداث استخر سرپوشیده بانوان، سالن ورزشی هلال احمر، سالن ورزشی
کارگران و ساختمان پزشکان را برخی از پروژه هاي اجرا شده عنوان کرد و از رشد و توسعه صنعت به ویژه تولید دارو با فعالیت سه شرکت

 
داروسازي در این شهرستان خبر داد. 

نماینده مردم تویسرکان در مجلس با اشاره به اینکه تویسرکان امروز قطب تولید دارو در غرب کشور است افزود: بزرگترین مشکل تویسرکان

 
بیکاري است که با فعالیت داروسازي فاران شیمی، هگمتان دارو و تدبیردارو کمک بسیار زیادي در کاهش این امر در شهرستان شده است. 

وي با اشاره به احداث شرکت هاي الیاف سازان، مهان کاغذ و داتیس در تویسرکان در راستاي رونق تولید، اقتصاد و اشتغال زایی، از سرمایه

 
گذاران براي سرمایه گذاري در شهرستان با تاکید بر حمایت همه جانبه از سوي مسوولان ارشد شهرستان دعوت کرد. 

مفتح با تاکید بر پیگیري ثبت جهانی گردوي تویسرکان، از ایجاد باغ مادري پیوند گردو با تولید سالانه بیش از 100 هزار نهال وانجام

 
سرشاخه کاري در سطح شهرستان سخن گفت و تاکید کرد: منبت گلریز روستاي اشترمل نیز ثبت ملی شد. 

وي با اشاره به روي کار آمدن دولت انقلابی حضرت آیت االله رئیسی گفت: امیدواریم خدمات دهی در حوزه هاي مختلف در سطح شهرستان

 
سرعت گرفته و مشکلات مردم در عرصه هاي مختلف کاهش یابد. 

لازم به ذکر است راهپیمایی یوم االله 22 بهمن ماه پرشکوه با حضور مسوولان در کنار صفوف یکپارچه اقشار مختلف مردم در شهر تویسرکان،

 
سرکان و فرسفج برگزار شد. 

 
 



 
 

 
 

 
 

 
 



 
 

انتهاي پیام/89010



قطعنامه مراسم یوم االله 22 بهمن ماه در رشت

قطعنامه مراسم یوم االله 22 بهمن ماه در رشت

منبع: گیلان پیشروشماره خبر:  147  |  تاریخ: 1400/11/22

مردم رشت امروز در پایان تجمع گرامیداشت یوم االله 22 بهمن، با صدور قطعنامه

 
اي بار دیگر با آرمان هاي انقلاب و شهدا تجدید پیمان کردند. 

به گزارش پایگاه خبري گیلان پیشرو؛ در بخشی از این قطع نامه آمده است : ما شرکت کنندگان در مراسم 22 بهمن به نمایندگی از تمام
مردم حق جو و حق گوي ایران اسلامی و پیروان راه و مرام شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی، ضمن تجدید میثاق با ارزش ها و آرمان هاي
انقلاب اسلامی و بیعت با ، ولی فقیه و مقتداي عظیم الشان انقلاب اسلامی و همچنین ارواح طیبه شهداي این مسیر نورانی به شکرانه

 
سالگشتِ پیروزي انقلاب از عید ولادت حضرت زهرا (سلام االله علیها) تا ولادت امیرالمومنین علی (علیه السلام) را جشن گرفته ایم. 

 
به گزارش برنا ، متن قطع نامه مراسم یوم االله 22 بهمن ماه 1400 به شرح زیر است. 

 
بسم االله الرحمن الرحیم 

 
ُ مَعَکُمْ وَ لنَْ یتَِرَکُمْ أعَْمالکَُمْ (سوره محمد آیه 35)  لْمِ وَ أنَتُْمُ الأَْعْلَوْنَ وَ االلهَّ فَلا تهَِنُوا وَ تدَْعُوا إلِىَ السَّ

 
پس هرگز سست نشوید و دشمنان را به صلح ذلتّ بار دعوت نکنید در حالی که شما برترید. 

 
و خداوند با شماست و چیزي از ثواب اعمالتان را کم نمی کند! 

حمد و سپاس ذات اقدس احدیّت جلّ و علا را که چنین روزي به نام مقدس «یوم االله» آراسته گردید و نظام جمهوري اسلامی ایران، با قیام
قیامت گونه ملت، نخستین حکومت در عصر غیبت بر مبناي قرآن را ایجاد و در سایه ي نعمت اسلام و ولایت و رهبري پیامبرگونه حضرت
امام خمینی (قدس سره الشریف) حماسه اي بی نظیر برپا، و در پرتو آن محرومان و مستضعفان را فلاح و رستگاري بخشید و 22 بهمن را به

 
فجر رهایی مبدل و الگوي نجات بخش سایر ملل قرار داد. 

اینک در طلیعه چهل و چهارمین بهار استقلال، آزادي و جمهوري اسلامی که گفتمان انقلاب اسلامی با گسترش محور مقاومت و مقابله با
نظام استکبار و ایادي آن، فصل نوینی را در پیش روي جهانیان قرار داده و هندسه قدرت را تغییر و فتح دروازه تمدن نوین اسلامی را با
رهبري آیت االله العظمی امام خامنه اي (مد ظله العالی) مژده می دهد، ما شرکت کنندگان در مراسم 22 بهمن به نمایندگی از تمام مردم
حق جو و حق گوي ایران اسلامی و پیروان راه و مرام شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی، ضمن تجدید میثاق با ارزش ها و آرمان هاي انقلاب
اسلامی و بیعت با، ولی فقیه و مقتداي عظیم الشان انقلاب اسلامی و همچنین ارواح طیبه شهداي این مسیر نورانی به شکرانه سالگشتِ
پیروزي انقلاب از عید ولادت حضرت زهرا (سلام االله علیها) تا ولادت امیرالمومنین علی (علیه السلام) را جشن گرفته و یوم االله 22 بهمن را
در قامت یک جشن بزرگ ملی گرامی داشته و با بانگ رساي توحیدي «االله اکبر ـ خامنه اي رهبر» و فریاد کوبنده «مرگ بر آمریکا، مرگ بر

 
انگلیس و مرگ بر اسرائیل» اعلام می نماییم: 

1- ملت شهید پرور و خداجوي ایران اسلامی، تحت هدایت و رهبري هوشمندانه مقام معظم رهبري و بر حسب بینش انقلابی خود، نیک
دریافته است که دشمن کژ اندیش و اهرمن خوي می کوشد که با تهاجم ترکیبی و با بهره گیري از دیکتاتوري رسانه اي، اقدامات فخرآفرین
و حماسه هاي بزرگ پیشرفت در عرصه هاي گوناگون را کم رنگ و بی اهمیت نشان دهد؛ از این رو، از تمامی دستگاه هاي ذیربط بخصوص
رسانه ملی و همچنین اندیشمندان، اهل قلم و افسران جنگ نرم می خواهیم که در جـهاد گسترده تبیین، ترفـند هاي دشمنان را نقش بر
آب کرده و مردم ایران، نسل جـوان و نیز افکار عمومی مسلمانان و جهانیان را از دستاورد هاي بزرگ ملت ایران در پرتو انقلاب اسلامی آگاه

 
سازند. 

2- ادامه مسیر پر فروغ انقلاب اسلامی، درس آموزي و عمل به بیانیه گام دوم انقلاب است و با جهاد تبیین به عنوان فریضه قطعی و فوري
می توان به بلنداي تشخیص نیاز لحظه و قله هاي رفیع آن دست یافت و ارتقاي روز افزون حوزه هاي علمی و فناوري، اقتصادي و نظامی و
بویژه استیفاي کامل حقوق هسته اي ملت ایران و تقویت روز افزون بنیه صنایع بازدارنده دفاعی و موشکی را مطالبه همگان دانسته و ضمن



محکوم نمودن مواضع مقامات ارشد غربی درباره مبانی دفاعی ایران، با تقدیر از تلاش هاي تیم مذاکره کننده، خواهان تبعیت از منویات، ولی
امر مسلمین و توجه به قوانین مجلس شوراي اسلامی با تکیه بر عزم خلل ناپذیر جوانان مومن انقلابی کشور در فتح قله هاي پیشرفت و

 
توسعه کشور هستیم. 

3- تحقق اقتصاد مقاومتی در سایه جهش و جهاد تولید را تنها راهکار حل مشکلات اقتصادي کشور دانسته و ضمن مطالبه جدي و تاکید بر
اهتمام مضاعف مسئولان، نهاد هاي قانون گذار و دستگاه هاي اجرایی به منظور پشتیبانی ها و مانع زدایی ها، ارتقاي کیفیت محصولات
داخلی را از تولید کنندگان خواستاریم و این مهم را در سایه توجه به افسران و رزمندگان جنگ اقتصادي، یعنی کارآفرینان و کارگران، قابل
تحقق می دانیم. ما شرکت کنندگان در این حماسه ملی، خود را ملزم به استفاده از کالا هاي بومی با هدف حمایت از اشتغال و رفع بیکاري

 
جو 

انان دانسته و از هموطنان عزیزمان دعوت می نماییم با رعایت اصلاح الگوي مصرف و حمایت از کار و کالاي ایرانی، در جهت تحقق نظام

 
پیشرفته اسلامی قدم بردارند. 

4- بار دیگر بر حفظ وحدت ملی و دوري از هرگونه اقدام و عمل تفرقه افکنانه و فتنه گرایانه جریان هاي داخلی و خارجی تاکید و بر حمایت
همه جانبه خود از همبستگی جهان اسلام و جبهه مقاومت دفاع از فلسطین و قدس اشغالی به عنوان مساله اول مسلمین تصریح و همچنین

 
جنایات وحشیانه رژیم مرتجع آل سعود و هم پیمانان آن در یمن و سکوت مجامع بین المللی و مدعی حقوق بشر را محکوم می نمائیم. 

5- با تقدیر از تلاش هاي دولت مردمی و خدمت گذار، مجلس انقلابی و قوه قضائیه عدالت محور، بر پیگیري مطالبات و انتظارات بر حق
مردم، مبارزه با فساد، مسدود نمودن روزنه هاي تبعیض، رانت خواري و جلوگیري از حاکم نمودن جو یأس و ناامیدي در کشور و رفع

 
مشکلات معیشتی تاکید می نماییم. 

6- ما ملت انقلابی و استکبارستیز ضمن حمایت از رویکرد جدید دولت بر ایجاد تعادل و توازن در تعامل با کشور ها و وقوف کامل به نقشه
هاي شوم شیطان بزرگ آمریکاي جنایتکار و آگاهی از جنگِ شناختی و رسانه اي دشمن، هرگونه مداخله و شبه افکنی و تخریب چهره نظام
مقدس جمهوري اسلامی را خیال خام دانسته و از پیشرفت ها و دستاورد هاي بزرگ در حوزه علم و فن آوري، نظامی، امنیتی و سیاسی

حمایت قاطع نموده و آمادگی خود را براي جان فشانی و دفاع در مقابل هرگونه تهدید احتمالی اعلام می نماییم.



امام جمعه ساري: باید جهاد تبیین را جدي بگیریم/ خیانت هاي دشمنان را به مردم

بازگو کنیم

منبع: تسنیمشماره خبر:  148  |  تاریخ: 1400/11/22

گروه استان ها ـ امام جمعه ساري گفت: باید امروز جهاد تبیین را جدي بگیریم عملکرد مثبت و خدمات موفق نظام جمهوري
اسلامی و همچنین خیانت هاي دشمنان و سوابق جنایت استعمارگران را به مردم بازگو کنیم.

گروه استان ها ـ امام جمعه ساري گفت: باید امروز جهاد
تبیین را جدي بگیریم عملکرد مثبت و خدمات موفق نظام
جمهوري اسلامی و همچنین خیانت هاي دشمنان و سوابق

 
جنایت استعمارگران را به مردم بازگو کنیم. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از ساري، آیت االله محمدباقر
محمدي لائینی در خطبه هاي امروز نماز جمعه ساري با
دعوت همگان به تقواي الهی و با گرامیداشت سالروز پیروزي
انقلاب اسلامی اظهار داشت: امام خمینی (ره) فرمودند ملت
ایران ثابت کرد که تحمل گرسنگی و تشنگی را دارند اما
تحمل شکست انقلاب و ضربه به اصول آن را هرگز نخواهند

داشت و با توجه به حضور پررنگ مردم در این روز بزرگ مقام معظم رهبري فرمودند این امر نشان می دهد مردم از انقلاب دست بردار
نیستند و دشمن بداند اگر جایی به دلیل برخی مشکلات اعتراضی است دلیل آن مسائل اقتصادي و تحریم است اما مردم با اصل انقلاب

 
مشکل ندارند وطبق فرموده امام راحل انقلاب ما زمینه ساز انقلاب جهانی خواهد بود 

وي افزود: باید امروز جهاد تبیین را جدي بگیریم عملکرد مثبت و خدمات موفق نظام جمهوري اسلامی و همچنین خیانت هاي دشمنان و

 
سوابق جنایت استعمارگران را به مردم بازگو کنیم. 

نماینده ولی فقیه در مازندران با اشاره به فرمایشات مقام معظم رهبري مبنی برگام دوم انقلاب تبیین خدمات انقلاب اسلامی ادامه داد:
ایشان فرمودند برکات انقلاب اولا ثبات و امنیت وثانیا، موتور پیشران کشور درعرصه علم و فناوري به ایجاد زیرساختهاي حیاتی و اقتصادي و
عمرانی شد که تا اکنون ثمرات بالنده آن روز به روز، فراگیرتر می شود هزاران شرکت دانش بنیان، هزاران طرح زیرساختی و ضروري براي
کشور درحوزه عمران حمل و نقل، ،صنعت، نیرو ،معدن، کشاورزي ،آب و میلیونها تحصیل کرده دانشگاهی هزاران واحد دانشگاهی و ده ها
طرح از قبیل چرخه سوخت هسته اي سلولهاي بنیادین فناوري نانو زیست فناوري و با رتبه نخستین درکل جهان و 60 برابر شدن صادرات
غیرنفتی، ده برابر شدن واحدهاي صنعتی و ده هابرابر شدن صنایع ازنظر کیفی، تبدیل صنعت مونتاژ به فناوري بومی برجستگی محسوس در
رشته هاي گوناگون مهندسی از جمله درصنایع دفاعی، درخشش در رشته هاي مهم پزشکی و جایگاه مرجعیت در آن و دهه نمونه دیگر از
پیشرفت؛ محصول روحیه "ما می توانیم "و احساس جمعی است که کشور براي ما به ارمغان آورد و این موفقیتها معلول انقلاب اسلامی است.

محمدي لائینی تصریح کرد: دهم رجب میلادخجسته امام جواد(ع)است مسئولان و خانواده براي رفع مشکلات جوانان قدم بردارند ،زمینه

 
داشتن تقوا و دوري از گناه را فراهم وبه ایجاد اشتغال و ازدواج این قشر مهم جامعه توجه کنند. 

 
امام جمعه کاشان: انقلاب اسلامی با وجود توطئه هاي بسیار همچنان سرافراز است 



 
امام جمعه موقت شیراز: علاج مشکلات اقتصادي تولید است/ مجلس و مسئولان در خدمت رونق تولید باشند 

 
امام جمعه اهل سنت ارومیه: بیانیه گام دوم انقلاب براي اقشار مختلف مردم بازگو شود 

امام جمعه ساري با بیان اینکه به دلیل شیوع بیماري منحوس کرونا مراسم اعتکاف دو سالی است که تعطیل شده است افزود: مقام معظم
رهبري یک دستورالعمل عرفانی معنوي فرمودند افرادي که ازاین مراسم محروم ماندند می توانند در این 3روز نماز جعفر طیار(ع) را بخوانند.



استاندار کهگیلویه و بویراحمد: زمان عبور از مشکلات اقتصادي فرا رسیده است/

تحول در اقتصاد و رونق اشتغال استان ظرف یکسال آینده

منبع: صبج زاگرسشماره خبر:  149  |  تاریخ: 1400/11/22

استاندار کهگیلویه و بویراحمد گفت: زمان عبور از مشکلات اقتصادي که به واسطه آمریکا ایجاد شده فرا رسیده است.

به گزارش پایگاه تحلیل و اطلاع رسانی صبح زاگرس سید علی
احمدزاده در مراسم راهپیمایی موتوري و خودرویی 22 بهمن
شهر یاسوج با گرامیداشت حضور حماسی و پرشور مردم استان
کهگیلویه و بویراحمد گفت: 22 بهمن یادآور روز حماسه ملت
ایران و روز خروش و قیام مردم علیه طاغوت و آغاز یک دوره

 
جدید حاکمیت الهی بر این سرزمین است. 

استاندار کهگیلویه و بویراحمد به وضعیت کشور قبل از انقلاب
اشاره کرد و افزود: قبل از انقلاب شاهد بودیم که چکمه پوشان آمریکا و اجانب از هیچ ظلم و ستمی بر پیکره این ملت کوتاهی نکردند و

 
سرمایه ملی ما را جلوي چشمانمان به یغما می بردند. 

وي بیان کرد: 22 بهمن یادآور دوران قبل از پیروزي انقلاب است که سرسپردگان مملکت دستشان به سوي اجانب دراز بود و چشمشان به

 
دست دشمن بود و همه کشور را در اختیار بیگانگان قرار داده بودند. 

مقام عالی دولت در کهگیلویه و بویراحمد بیان کرد: 22 بهمن آغازگر یک حکومت توحیدي و الهی در این مملکت و استقلال ایران از سلطه
بیگانگان و ایجاد تمدن جدیدي که همه ارکان و شئون مملکت به خود مردم واگذار شد است و امام(ره) انقلابی بر پایه باورها و اعتقادات

 
الهی ایجاد کردند که در دنیا مشابه آن وجود ندارد انقلابی که در راه اعتلاي آن خون هاي گرانبهایی تقدیم شد. 

احمدزاده با بیان اینکه 22 بهمن آغازگر دورانی است که مردم با اراده خودشان مملکت را اداره کنند، گفت: بر حاکمیت این مملکت ولی

 
فقیه که جانشین امام معصوم است قرار دارد که حرفش حرف خدا و ائمه اطهار است. 

استاندار کهگیلویه و بویراحمد به تجربه خود به سفر به یکی از کشورهاي همسایه اشاره کرد و افزود: در سفرم به یکی از کشورهاي همسایه
یکی از مقامات آن کشور به من گفت ما بدون اجازه آمریکا حتی نمی توانیم درب یک کارخانه را تغییر بدهیم، اگر ما ولی فقیه داشتیم زیر

 
سلطه و سیطره آمریکا نبودیم. 

استاندار کهگیلویه و بویراحمد در ادامه خطاب به مردم گفت: باور کنیم و اعتقاد داشته باشیم که این کشور آینده دار است استکبار جهانی و

 
هم پیمانانش به دنبال این هستند که شما را از پیروي از ولایت فقیه ناامید کنند. 

وي با بیان اینکه در کشور مشکلات اقتصادي وجود دارد، گفت: دشمن ما را تحریم کرده اما ملت ایران ملت مقاومی هستند و روي پاي
خودمان، داشته ها و توانمندي هایمان و اندوخته هاي داخلی از این گردنه سخت عبور خواهیم کرد و مشکلات را به دست همین جوانان حل



 
می کنیم. 

استاندار کهگیلویه و بویراحمد با بیان اینکه ما اراده کردیم کشورمان را خودمان بسازیم و اجازه ندهیم مانند آن دوران دارایی هایمان را به

 
یغما ببرند، گفت: به فضل الهی از این گردنه سخت مشکلات اقتصادي که همه به واسطه آمریکا است عبور خواهیم کرد. 

مقام عالی دولت در کهگیلویه و بویراحمد گفت: آغاز دوران رفع مشکلات اقتصادي فرا رسیده و من به عنوان فرزند این استان به شما قول

 
می دهم ظرف یکسال آینده شاهد تحولات خوبی در زمینه اقتصادي و ایجاد اشتغال در استان باشیم. 

احمدزاده بیان کرد: کارهاي بزرگی در استان آغاز شده و آغاز خواهد شد، اشتغال در استان رونق می گیرد و جوانان بیکار ما از این وضعیت

 
خارج و صاحب شغل خواهند شد. 

استاندار کهگیلویه و بویراحمد بیان کرد: دولت توجه ویژه اي به کهگیلویه و بویراحمد دارد و به دنبال تغییر در استان است، پروژه هاي

 
بزرگی که اجرا شده و یا در دست اجرا است بیانگر توجه و نگاه خاص دولت سیزدهم به استان است. 

احمدزاده با بیان اینکه استان وارد چرخه جدیدي از تولید و اشتغال شده، گفت: در حال حاضر براي پروژه هاي گاز، نفت و آب اقدامات مهم

 
و بزرگی طراحی و در دست اجرا است. 

وي بیان کرد: در حوزه آب، سدهایی حق ما بود اما این حق را به ما ندادند که با تلاش صورت گرفته عملیات اجرایی این سدها آغاز شده
است، سد تنگ سرخ در سال 1401 آبگیري و مشکلات آب شهر یاسوج و دشت هاي اطراف حل می شود ، کارهایی هم در دشت امامزاده

 
جعفر و باشت انجام می شود. 

مقام عالی دولت در کهگیلویه و بویراحمد بیان کرد: چند روز گذشته با تکیه بر توان استان و استفاده از ظرفیت ارکان دولتی، نمایندگان

 
مجلس و دستگاه ها توانستیم مجوز احداث سد آبریز را علی رغم همه مخالفت ها اخذ کنیم و از این گردنه سخت عبور کنیم. 

وي تصریح کرد: تلاش براي توسعه و پیشرفت و تحول در استان به شرط حمایت مردم ادامه دارد، از مردم استان می خواهم براي اخذ

 
تسهیلات و ایجاد اشتغال به ما مراجعه کنند. 

احمدزاده در پایان با بیان اینکه قول می دهم ظرف یکی دو سال آینده تحولات زیادي در استان ایجاد شود، خاطر نشان کرد: تا پاي جان از
هیچ تلاش و کوششی براي عمران و آبادانی استان دریغ نخواهیم کرد.



دشمن با تحریم ها نتوانست اقتصاد ایران را فروپاشی کند

منبع: ایسناشماره خبر:  150  |  تاریخ: 1400/11/22

استاندار خوزستان با بیان این که به قوت الهی اثر تحریم ها بسیار کاهش یافته و اکنون دشمن دنبال مذاکرات است، گفت: با اعمال
تحریم ها قصد داشتند اقتصاد ایران را فروپاشی کنند که این کار محقق نشد.

صادق خلیلیان در مراسم چهل و سومین سالگرد پیروزي
انقلاب اسلامی که امروز (22 بهمن ماه) در مصلی اهواز برگزار
شد، با تبریک دهه فجر و گرامیداشت یاد و خاطره شهدا،
اظهار کرد: خوشبختانه پس از دو سال، شرایط خوزستان به
گونه اي فراهم شد که توانستیم راهپیمایی 22 بهمن ماه را

 
برگزار کنیم. 

به گزارش ایسنا، وي افزود: دهه فجر یک جشن ملی براي همه
ایرانیان است زیرا به بیش از یک صد سال استعمار و استبداد
در ایران پایان داد. تا حدود 200 سال پیش ایران یکی از پنج

امپراطوري بزرگ بود اما در دوره پادشاهان قاجار به دلیل ضعف و سستی این پادشاهان و به دنبال آن ضعف ایران، کشور در مسیري قرار

 
گرفت که استعمار خارجی در حمایت پادشاهان و تعیین وزرا دخالت می کردند. 

استاندار خوزستان گفت: نفوذ استعمار در ایران به جایی رسیده بود که پادشاه ایران را برکنار و پادشاه جدید را تعیین کردند و عزت ایران از
بین رفته بود. غارت منابع و عقب ماندگی هاي بسیار عمیق و شدید ایجاد شده بود که انقلاب اسلامی عزت را به ایرانیان برگرداند و استعمار

 
و استبداد را به تاریخ سپرد. 

خلیلیان ادامه داد: البته توطئه هاي زیادي علیه انقلاب اسلامی ایجاد شد اما فتنه ها و دسیسه ها یکی پس از دیگري خنثی شد؛ در دفاع
مقدس پس از 200 سال براي اولین بار موفق شدیم در تهاجم دشمن به این سرزمین، دشمن را از خاك بیرون کنیم و یک سانتی متر از

 
خاك کشور را از دست ندادیم، در حالی که در دروان قاجار و پهلوي بخش هایی از این سرزمین را جدا کردند. 

وي با بیان اینکه یکی از بزرگترین انقلاب هاي تاریخ شکل گرفت، بیان کرد: پس از پیروزي انقلاب اسلامی، مسیر سازندگی، پیشرفت و
آبادانی کشور در همه نقاط تداوم پیدا کرد. پس از چهار دهه موفقیت هاي زیادي در ابعاد مختلف حاصل شد؛ در حوزه هاي مختلف از جمله

 
برق، کشاورزي، هوا و فضا، بحث هاي مرتبط با هسته اي و حوزه پزشکی موفقیت هاي زیادي به دست آورده ایم. 

استاندار خوزستان افزود: در هفته گذشته در نمایشگاه صنعت برق اهواز دستاوردهاي زیاد و بی نظیري ارائه شده بود؛ آنها باور نمی کردند که
ما می توانیم مته هاي حفاري را طراحی و به کار بگیریم. همچنین شرکت هاي متعدد دانش بنیان وارد شدند و با وجود شرایط تحریم،

 
برخی از محصولات تولیدي آنها در این نمایشگاه جزو چند کشور اول دنیا بوده است. 

وي با اشاره به پیشرفت ایران پس از پیروزي انقلاب اسلامی، گفت: هر ساله سازمان بین الملل شاخص توسعه کشورها را بررسی و اعلام می
کند که بر اساس این محاسبات ایران در سطح کشورهاي با توسعه بالا قرار گرفته است و این در حالی است که قبل از پیروزي انقلاب



 
سالامی در رده کشورهاي با توسعه ضعیف قرار گرفته بودیم. 

استاندار خوزستان ادامه داد: با این وجود شرایط را به گونه اي جلوه می دهند که انگار ایران پیشرفتی نداشته است، در حالی که این شاخص
ها تفاوت ایران قبل و بعد از پیروزي انقلاب اسلامی را نشان دهد. تا قبل از پیروزي انقلاب اسلامی کمتر از 50 درصد ایرانی ها با سواد بودند
اما در حال حاضر بیش از 90 درصد مردم ایران با سواد هستند. همچنین حدود 10 سال پیش جشن برق رسانی به آخرین روستا را گرفتیم.

 
در زمینه هاي مختلف از جمله برق رسانی به روستاها و تکنولوژي هاي مختلف نیز موفقیت هاي زیادي به دست آمده است. 

وي گفت: با وجود مشکلات تورم ناشی از تحریم هاي یک دهه اخیر، باید اقدامات انجام شده منعکس شوند و ان شاءاالله مشکلات قابل گذر

 
خواهند بود. 

استاندار خوزستان بیان کرد: پایه و اساس صنعت در ابعاد مختلف در ایران مستحکم است که این موضوع کمک می کند بر اساس توانایی

 
هاي خود کشور را بسازیم. 

خلیلیان عنوان کرد: مسیر پیشرفت و توسعه تا سال 90 اوج اقتصاد ایران را نشان می دهد؛ در طول 100 سال ایران به این مرحله غیر قابل
دست یافتنی، رسید؛ تکنولوژي، غنی سازي 20 درصد و فرستادن ماهواره به هوا برخی از موفقیت هاي ایران بود که این موارد موجب شد
آمریکا تحریم هاي خود علیه ایران را آغاز کند و از سوي دیگر نیروهاي مزدور خود را به صورت نیابتی وارد منطقه کرد تا از نقاط مختلف کار

 
را شروع کرده و به مرزهاي ایران برسند اما به همت مدافعان حرم و در راس آنها سردار سلیمانی این توطئه ها خنثی شد. 

وي افزود: در بحث اعمال تحریم ها قصد داشتند اقتصاد ایران را فروپاشی کنند که این کار نیز محقق نشد. در سال 90 هدف اصلی شان این
بود که اقتصاد ایران را فروپاشی کنند و پس از انتخابات سال 92، آرایش سیاسی ایران را به سمت عناصري که به غرب گرایش دارند، سوق
دهند. دیدیم پس از سال 92 باوجودي که رهبر بارها تذکر داده بود برجام به نتیجه نمی رسد، دولت برجام را تصویب کرد اما برجام بی
سرانجام و فرجام ماند و فرمایشات رهبر که مبتنی بر تدبیر بود، درست از آب درآمد. آنها توطئه البته برجام 2، 3 و 4 داشتند که با تدبیر

 
رهبر این توطئه ها خنثی شد. آنها می خواستند نظام جمهوري اسلامی را از درون تهی کنند که این توطئه خنشی شد. 

استاندار خوزستان گفت: به قوت الهی اثر تحریم ها نیز بسیار کاهش یافته و اکنون دشمن دنبال مذاکرات است تا مشکلات را از دید

 
خودشان برطرف کنیم. 

خلیلیان بیان کرد: ما باید بر اساس توانایی خود کشور را پیش بریم که هدف دولت انقلابی که با راي مردم پاي کار است این است. امیدواریم

 
چرخ توسعه ایران را سریعتر بگردانیم و اهداف جمهوري اسلامی را محقق کنیم که به قوه الهی این اهداف محقق خواهد شد. 

استاندار خوزستان تصریح کرد: این دولت انقلابی شبانه روز در حال تلاش است که امیدواریم با برنامه ریزي انجام شده سال آینده بخش قابل

 
توجهی از مشکلات کاهش یابد. هشت سال به انتظار برجام نشستند و انفعال داشتند و فرصت هاي این کشور را از بین برد. 

وي با اشاره به و ریل گذاري خوزستان در مسیر توسعه و حل مشکلات، بیان کرد: همه مدیران در بالاترین سطح به دنبال پشتیبانی و حل
مشکلات خوزستان هستند؛ در روزهاي ابتدایی دولت به خوزستان سفر کرد اما مصوباتی نداشت که پس از آن مصوبات شناسایی و در

 
معاونت اجرایی تصویب شد و در مرحله بعد در سطح معاونت اول ریاست جمهوري مورد تصویب قرار گرفت. 

خلیلیان ادامه داد: خوشبختانه در این مصوبات 36 هزار میلیارد تومان اعتبارات بودجه اي، 20 هزار میلیارد تومان براي توسعه سرمایه گذاري
و بیش از 7 هزار میلیارد تومان تسهیلات ارزان قیمت براي پشتیبانی از تولید، اشتغال زایی و ازدواج جونان در نظر گرفته شد. در اولین
تخصیص به سفرهاي استانی از 5 هزار میلیارد تومان، یک هزار و 250 میلیارد تومان معادل 25 درصد اعتبار براي خوزستان در نظر گرفته



 
شد. 

وي افزود: همچنین مشکلاتی در شرکت کشت و صنعت هفت تپه داشتیم که با پیگیري دولت مشکل برطرف شد که امیدواریم این صنعت تا

 
سال آینده به سودآوري خواهد رسید. 

استاندار خوزستان افزود: همچنین در پی شرایطی که ایجاد شد، بلافاصله با تغییر الگوي کشت، کشت گندم را که با تاخیر کشت می شود را
در دستور کار قرار دادیم و کشت کلزا و چغندر را که باید در مهر ماه انجام می شد را کاهش دادیم تا آب سدها مدیریت و به بارندگی آذر و

 
دي ماه برسیم. 

خلیلیان ادامه داد: دیدیم در اصفهان و چهار محال و بختیاري تنش هایی ایجاد شد اما در خوزستان در این زمینه تنش نداشتیم، در حالی

 
که در چهار سال گذشته هر اتفاقی در کشور رخ می داد، خوزستان پیش تراول در ورود به تنش هاي اجتماعی و سیاسی بود. 

وي با بیان اینکه خوزستان استان ویژه کشور است و داشته هاي خوبی دارد، بیان کرد: دولت عزم خود را براي پشتیبانی خوزستان جزم کرده

 
و امیدواریم در دو تا سه سال آینده بسیاري از مشکلات این استان برطرف خواهد شد. 

انتهاي پیام



360 هزار میلیارد تومان براي ایجاد اشتغال در استان ها تصویب شد

منبع: صراط نیوزشماره خبر:  151  |  تاریخ: 1400/11/22

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه مجلس با بیان اینکه در بودجه سال آینده تدارك خوبی دیده شده است، گفت: 360 هزار میلیارد
تومان براي اشتغال در خدمت استان ها قرار می گیرد.

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه مجلس با بیان اینکه در
بودجه سال آینده تدارك خوبی دیده شده است، گفت: 360
هزار میلیارد تومان براي اشتغال در خدمت استان ها قرار می

 
گیرد. 

به گزارش پایگاه خبري صراط به نقل از تسنیم، حمیدرضا
حاجی بابایی اظهار داشت: این روزها، روز هاي سخت اقتصادي
است؛ مردم در سراسر کشور با مشکلاتی دست و پنجه نرم می

 
کنند و سوالات گوناگونی مطرح می شود. 

وي با بیان اینکه یکی از سوالات این است که انقلاب چه کرده با وجود گرانی و مشکلات اقتصادي که وجود دارد، گفت: اینکه از مشکلات
اقتصادي گفته شود حق است، اما اینکه انقلاب چه کرد باید بدانیم انقلاب براي چه به وجود آمد تا به این سوال به صورت واقعی پاسخ دهیم.

حاجی بابایی در پاسخ به این سوال افزود: انقلاب براي این به وجود آمد که در ادامه مسیر انبیاي الهی، ائمه معصومین و دین خدا را به دنیا
بشناساند و مسیر مردم را به سمت مسیر الهی سوق دهد، انقلاب کردیم تا به دنیا بشناسانیم که کربلا یعنی چه و اهل بیت چه کسانی

 
هستند چهره هاي حق الهی را به دنیا بشناسانیم و براي همین هزینه شهادت را دادیم. 

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه و محاسبات مجلس با بیان اینکه شهادت زمانی معنا دارد که کاري براي حق انجام شود، عنوان کرد: بیش از

 
200 هزار نفر شهید شدند و میلیون ها خانواده وارد مباحث سخت جنگی شدند براي اینکه چهره اهل بیت را در دنیا بشناسانیم. 

حاجی بابایی با بیان اینکه انقلاب چهره اهل بیت را به دنیا شناساند و ملت هاي منطقه را آزاد کرد، تصریح کرد: انقلاب اسلامی توانست
راهپیمایی 30 الی 40 میلیونی را در اربعین حسینی براي نشان دادن اقتدار مکتب تشیع و اسلام برپا کند. انقلاب توانست در برابر استکبار
جهانی بایستد و چهره ناب اسلام را در جنوب لبنان به شکلی نشان دهد که از ضعیف ترین انسان ها انسان هایی بسازد که محور اقتدار در

 
دنیا باشند. 

وي با بیان اینکه اگر در کشور ما هیچ کاري نشده بود یا هیچ کاري نشود و فقط این باشد که دایره المعارف ها براي معرفی اهل بیت و امامت
نوشته شد، کافی است؛ گفت: ملت ایران با تمام سختی ها و مشکلات یک لحظه از امام دست برنداشتند، مردم انقلابی ساختند که 42 سال

 
است بمباران فرهنگی و اقتصادي و سیاسی می شود، اما مردم پاي امام حسین ایستاده اند. 

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه و محاسبات مجلس تصریح کرد: امروز دنیا اهل بیت را می شناسد، قبل از انقلاب نماد اسلام در دنیا آل
سعود بود امروز نماد اسلام در دنیا اهل بیت است؛ قرآن به تفسیر آل سعود بود امروز به تفسیر اهل بیت است. براي این کار امام حسین را
قطعه قطعه کردند و اهل بیت را در شام به اسارت بردند تا این شناسایی شکل بگیرد و امروز ادامه آن حرکت را ملت بزرگ ایران انجام دادند.



حاجی بابایی با بیان اینکه به همین دلیل است که امام فرمود در طول تاریخ ملتی مانند ملت ایران نمی شناسیم، گفت: در شرایط کرونا،

 
اقتصاد مشکل دار و مسائل گوناگون اجتماعی امروز تمام کشور در راهپیمایی یک عظمت خلق کردند. 

وي با بیان اینکه اگر سوال این است که انقلاب براي ما چه کرد؟ جواب این است که انقلاب اهل بیت را به دنیا شناساند و مردم ایران حرکت
عاشورا را ادامه دادند، گفت: امروز شما مردم کنار امام و رهبري ایستادید؛ انقلاب اسلامی شهید حججی را ساخت و امروز میلیون ها جوان

 
مانند شهید حججی وجود دارد. 

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه و محاسبات مجلس گفت: انقلاب اسلامی عزت و شرف و حیثیت را در بین ملت ما نهادینه کرد با شرفترین

 
با غیرت ترین ملت دنیا ملت ایران است که پاي اسلام و اهل بیت ایستاده اند. 

حاجی بابایی با بیان اینکه، اما سوال اقتصاد مشکل دارد هم وجود دارد، اظهار داشت: امروز اقتصادمان از نظر زیرساخت ها و توسعه کشور
قابل مقایسه نیست، اما در حباب اقتصادي مشکل داریم، حباب اقتصادي یعنی گرانی هایی که دائم نخواهد بود، موقت است ما از این معابر

 
عبور می کنیم. 

وي افزود: در دنیا ما را تحریم می کنند تا دست از همه شهیدان و دست از عاشورا و کربلا برداریم، به ما فشار می اورند تا از اهل بیت دور
شویم، اما امروز مردم نشان دادند که از این مسیر با وجود سختی ها جدا نمی شوند. وظیفه مسئولان این است که با وجود فشار ها و سختی

 
ها تلاش کنند که از این معبر عبور کنیم امروز دولت و مجلس قدرتمندانه ایستادند تا از معبر عبور کنیم. 

وي با بیان اینکه خبر هاي خوشی در راه است، گفت: همه ملت ایران انقلابی هستند از شهداي مدافع حرم تا کسی که معیشتش به شدت

 
سخت شده، اما با انقلاب همراهی می کند و بزرگترین رمز انقلابی بودن ملت ایران این است که انقلاب خود را حفظ کردند. 

حاجی بابایی با بیان اینکه ما یک هدف بیشتر نداریم و آن حفظ نظام جمهوري اسلامی ایران یعنی حفظ ولایتمداري است، تصریح کرد:
حفظ نظام از مسیر حفظ مردم می گذرد، مردم سرمایه اجتماعی هستند رهبري گفتند سرمایه اجتماعی آسیب دیده که باید ترمیم شود.
باید در مردم رضایت مندي ایجاد کنیم. ملت ایران خواستار عدالت و مبارزه با مفاسد هستند به دنبال این هستند که در کنار دینداري و

 
انقلابی گري معیشت و اشتغالشان درست شود. 

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه و محاسبات مجلس با بیان اینکه دولت انقلابی آمده و مجلس با قدرت از این دولت حمایت می کند و راهی

 
جز حمایت از دولت نداریم، گفت: همه در یک کشتی هستیم باید کمک کنیم، اشکالات را هم بگوییم. 

وي با بیان اینکه در بودجه سال آینده تدارك خوبی دیده شده است، گفت: 360 هزار میلیارد تومان براي اشتغال در خدمت استان ها قرار
می گیرد، 120 هزار میلیارد تومان براي تولید و رشد تولید در کشور قرار داده شده و رقم هاي کلان دیگري براي اقدامات پیشران جمهوري

 
اسلامی که در پروژه هاي بزرگ کار شود بنابراین سال آینده نوید خبر هاي خوشی هستیم. 

حاجی بابایی با بیان اینکه سفارشم به دولت و مسئولان این است که کسانی در این کشور مسئولیت بگیرند که مثل مردم زندگی کنند،
گفت: دولت انقلابی به کسانی مسئولیت بدهد که اهل رانت نباشند، انقلابی یعنی شهید سلیمانی یعنی کسی که خودش را هزینه می کند تا

 
نظام بماند. 

وي با بیان اینکه دولت انقلابی در کنار انقلابی گري مواظب مردم باشد، افزود: آمده ایم که پیوند مردم را با انقلاب محکم کنیم. این مردم این

 
دولت را انتخاب کردند این دولت و این نظام باید خادم مردم باشد هر نارضایتی که هر مدیري ایجاد کند نارضایتی از انقلاب است. 



رئیس کمیسیون برنامه و بودجه و محاسبات مجلس با بیان اینکه نیرو هاي امنیتی کشور را امن نگه داشتند، گفت: کشور ما نیاز به کار و

 
کارآمدي دارد، مدیري که کارآمد نیست به درد نمی خورد ولو اینکه خیلی خوب هم باشد امروز نیروي انقلابی و کارآمد می خواهیم. 

حاجی بابایی با تاکید بر کارآمدي مدیران افزود: 70 درصد از مشکلات را بدون اینکه دولت پولی تزریق کند با همراهی و کنار مردم بودن می
شود حل کرد این ها باید در استان ها مورد دقت و توجه باشد.



بودجه هاي کلان تحقیقی براي ایجاد پارك هاي حفظ ذخایر ژنتیکی و بذري

محصولات اختصاص یابد

منبع: دانا خبرشماره خبر:  152  |  تاریخ: 1400/11/22

مدیرکل دفتر برنامه ریزي و سیاست گذاري امور پژوهشی وزارت علوم تخصیص بودجه هاي کلان تحقیقی براي ایجاد پارك هاي
حفظ ذخایر ژنتیکی و بذري محصولات را خواستار شد و گفت: برنامه ریزي براي حفظ ذخایر ژنتیکی گیاهان و جانوري یک ضرورت

استراتژیک است.

به گزارش خبرگزاري دانا به نقل از ایسنا، دکتر محسن شریفی در اولین همایش بین المللی و
پنجمین همایش ملی علوم و تکنولوژي بذر ایران که به میزبانی دانشگاه رازي برگزار شد، اظهار
کرد: یکی از مهمترین سرمایه هاي ثابت و متغیر کشور، ذخایر ژنتیکی گیاهان، محصولات و
جانواران زیست بوم کشور است و اهمیت این ذخایر کمتر از ذخایر ژنتیکی انسانی کشور یعنی

 
نخبگان نیست. 

وي افزود: خروج ذخایر ژنتیکی گیاهان و جانواران از مرزهاي کشور کمتر از مهاجرت نخبگان نیست و مسئولان سطوح مختلف کشور باید
نسبت به اهمیت بسیار بالاي این موضوع آگاه شوند و اسناد بالادستی مهمی در راستاي حفظ امنیت غذایی و زیست محیطی و آینده کشور

 
در این راستا تصویب شود؛ زیرا دانشگاه و تحقیق و پژوهش و تشکیل بانک ژنتیکی فقط یک بعُد این قضیه است. 

استاد فیزیولوژي گیاهی دانشگاه تربیت مدرس اظهار کرد: یکی از بیشترین آسیب هایی که در زمینه حفظ ذخایر ژنتیکی گیاهان و جانوري
در کشور دیده ایم، نبود برخی از اسناد بالادستی و مقرارت و قوانین در راستاي جلوگیري از خروج بذر محصولات و گیاهان است و برخی ها

 
به بهانه هاي پژوهشی و تحقیقی آن را به راحتی از کشور ما خارج می کنند. 

وي لحاظ کردن بودجه هاي کلان تحقیقی در راستاي ایجاد پارك هاي حفظ ذخایر ژنتیکی و بذري محصولات را خواستار شد و گفت: باید
در این راستا اقدام ضروري و مؤثر شود، زیرا اکنون نیز بسیار دیر شده و گیاهان و جانواران فراوانی که در گذشته داشته ایم الان دیگر نداریم

 
و اگر اقدامی صورت نگیرد، ذخایر بسیاري را از دست می دهیم. 

دکتر شریفی افزود: شرایط زیست محیطی ایران سخت است، خشکسالی و بحران هاي محیطی باعث از بین رفتن ذخایر ژنتیکی گیاهی و
جانوري می شود. به همین خاطر نیازمند اختصاص بودجه هاي کلان براي شناسایی و معرفی حفظ آنها هستیم و بدانیم حفظ این ذخایر

 
برابر با حفظ مرزهاي کشور است و اهمیت بالایی دارد. 

وي از پژوهشگران، محققان و دانشمندان در این زمینه خواست با تلاش و کوشش خود دیدگاه جامعه، مسئولان را نسبت به این موضوع مهم
باز کنند و مدیران و مسئولان نیز بدانند اگر اشتغال و رونق و توسعه می خواهند، لازمه آن توجه به اصلاح و تولید بذرهاي محصولات گیاهی

 
است. 

انتهاي پیام/



افتتاح کامل یک واحد تولیدي در اسلامشهر براي 400 نفر شغل ایجاد می کند

منبع: تابناكشماره خبر:  153  |  تاریخ: 1400/11/22

 
افتتاح کامل یک واحد تولیدي در اسلامشهر براي 400 نفر شغل ایجاد می کند 

نماینده وزیر و مدیر کل امور اقتصادي و دارایی استان تهران گفت: تکمیل و راه اندازي بخش هاي توسعه اي یک شرکت فعال در حوزه

 
تجهیزات پرورش آبزیان براي 400 نفر به طور مستقیم و 10 هزار نفر به طور غیرمستقیم شغل ایجاد می کند. 

به گزارش تابناك تهران، فرزانه دهنادي در حاشیه بازدید از یک
شرکت پرورشی و تحقیقاتی، تولید کننده آکواریوم و تجهیزات
مرتبط و پرورش آبزیان در شهرستان اسلامشهر اعلام کرد: طرح
توسعه این شرکت با بیش از 40 سال سابقه فعالیت در صنعت

 
آکواریوم و پرورش آبزیان اکنون 75 درصد پیشرفت فیزیکی دارد. 

وي با یادآوري اینکه بخش خصوصی براي راه اندازي این واحد
صنعتی بیش از 250 میلیارد تومان سرمایه گذاري کرده است، افزود:
تکمیل و راه اندازي همه واحدهاي این پروژه می تواند نقش مهمی

 
در اشتغالزایی منطقه، توسعه پایدار و تامین نهاده هاي کشاورزي در کشور داشته باشد. 

دهنادي اظهار داشت: در صورت حمایت دولت از طریق بانکها و پرداخت تسهیلات، می توان امیدوار بود این طرح در مدت زمان کوتاهی

 
تکمیل و به طور کامل راه اندازي شود. 

مدیرکل امور اقتصادي و دارایی استان تهران گفت: محصولات تولیدي این شرکت هم اکنون به کشورهاي عراق، ترکیه و آذربایجان صادر می
شود و با بهره برداري از بقیه واحدها و طرح توسعه آن، صادرات این شرکت از محل تولید ماهی و گیاهان زینتی، آکواریوم و تجهیزات

 
مرتبط، به 2 میلیون دلار در سال افزایش خواهد یافت. 

این شرکت پرورشی و تحقیقاتی در فضاي کارگاهی بالغ بر 26 هزار مترمربع در منطقه احمدآباد مستوفی شهرستان اسلامشهر واقع شده و

 
در زمینه تکثیر و پرورش آبزیان فعالیت می کند. 

این شرکت از پروژه هاي قرار گرفته در فهرست تبصره 18 قانون بودجه امسال به شمار می رود که براي تکمیل و بهره برداري از آن نیازمند
15 میلیارد تومان تسهیلات است. در تبصره 18 قانون بودجه به منظور ایجاد اشتغال و کارآفرینی مبلغ 320 هزار میلیارد ریال براي استان
ها در نظر گرفته شده است که از طریق سپرده گذاري در بانک ها با اولویت بانک هاي توسعه اي و تخصصی و صندوق کارآفرینی امید به
منظور سرمایه گذاري براي تولید، اشتغال و کارآفرینی با تأکید بر فعالیت ها و زنجیره تولید و تأمین کالاهاي اساسی و راهبردي با سازوکار

تسهیلات تلفیقی و ترکیبی با منابع بانک و با نرخ ترجیحی تخصیص می یابد.



تصویب «قانون عملیات بانکداري بدون ربا» شاه بیت تحولات بانکی پس از انقلاب

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  154  |  تاریخ: 1400/11/22

فصل اقتصاد - مدیرعامل بانک صادرات ایران از دستاوردهاي نظام بانکی پس از پیروزي انقلاب اسلامی می گوید که شاه بیت آن
تصویب «قانون عملیات بانکداري بدون ربا» و توانایی نظام بانکی براي مدیریت شرایط سخت تحریم ها است.

فصل اقتصاد - مدیرعامل بانک صادرات ایران از دستاوردهاي
نظام بانکی پس از پیروزي انقلاب اسلامی می گوید که شاه
بیت آن تصویب «قانون عملیات بانکداري بدون ربا» و توانایی

 
نظام بانکی براي مدیریت شرایط سخت تحریم ها است. 

به گزارش فصل اقتصاد ، براي مرور دستاوردهاي نظام بانکی
پس از پیروزي انقلاب اسلامی با حجت اله صیدي، مدیرعامل
بانک صادرات ایران به گفت وگو نشستیم. صیدي از تحول
نظام بانکی در سال هاي پس از پیروزي انقلاب می گوید که

تصویب «قانون عملیات بانکداري بدون ربا » به عنوان چارچوبی مترقی، سرآغازي بر آن بود. در گام بعد، تقویت مزیت هاي نسبی کشور و
تأمین مالی صنایعی از قبیل فولاد، سیمان، مواد غذایی، نفت، گاز و پتروشیمی قرار داشت که به استقلال اقتصادي به عنوان ساحتی از
استقلال در مفهوم انقلابی و همه جانبه آن یاري رساند؛ مسیري که هر چند با موانعی چون جنگ تحمیلی و تحریم هاي ظالمانه مواجه بود،
اما با اصلاح ساختار و ارتقاي استانداردهاي نظام بانکی و استفاده حداکثري از فناوري هاي نوین طی شد. او چشم انداز پیش روي نظام بانکی
را که در افق گام دوم انقلاب معنا می یابد، با دو مفهوم حمایت از تولید و گسترش عدالت اجتماعی همساز می انگارد؛ دو مفهومی که بانک
صادرات ایران با توجه به حضور همیشگی در متن مردم براي هریک طرح ها و محصولاتی نو عرضه داشته و بر آن است که علاوه بر اصالت
عدالت به عنوان یکی از اصلی ترین آرمان ها، تأمین مالی مردم کم برخودار و کم درآمد کمک می کند تا پیشرفت اقتصادي نیز بهتر و سریع

 
تر در دسترس قرار گیرد. 

فارس: نظام بانکی ما پس از پیروزي انقلاب اسلامی تا چه حد متحول شد و چقدر توانست با اهداف و آرمان هاي انقلاب همسو و منطبق

 
شود؟ 

صیدي: انقلاب اسلامی مبتنی بر آموزه ها و اصول دین مبین اسلام و شعارهاي کلیدي آن استقلال، آزادي و جمهوري اسلامی بود. طبیعی
است که بعد از پیروزي انقلاب و برقراري نظام جمهوري اسلامی که مؤلفه ها و تعاریف خود را دارد و تدوین قانون اساسی، نظام بانکی نیز
باید دچار تحول می شد و از انقلاب تأثیر می پذیرفت. یکی از مهمترین کارهایی که در همان سال هاي اول استقرار نظام جمهوري اسلامی
اتفاق افتاد، این بود که فقها با کار ویژه و منسجم در خصوص عقود اسلامی، قانون عملیات بانکداري بدون ربا را تدوین کردند که در سال 62

 
تصویب شد . 

در اسلام و اقتصاد اسلامی چند مفهوم خیلی برجسته است و وقتی به قانون عملیات بانکی بدون ربا می نگریم، متوجه می شویم که توجه
خوبی به آنها شده است. یکی از این مفاهیم محاسبه سود واقعی و دیگري توزیع عادلانه سود است. در عملیات بانکی بدون ربا اولین نکته در
محاسبه سود واقعی این است که وقتی وجهی به یک فعالیت اقتصادي تخصیص پیدا می کند تا سودي حاصل شود، آن عملیات باید واقعی
باشد. دوم این که این سود بین شرکا یا افراد درگیر در آن فعالیت اقتصادي به صورت عادلانه توزیع شود. (می دانیم که عادلانه به معنی
مساوي نیست). این امر در قالب عقود معین محقق می شود که طرف هاي عقد ممکن است بانک و عامل (انجام دهنده فعالیت اقتصادي) یا
دو شریک باشند. مضاربه، مساقات، مرابحه و مشارکت از جمله این عقود هستند. با این که هر متن قانونی قابل نقد است، اما من این قانون را
قانون بسیار پیشرفته اي می دانم. یکی از نشانه هاي آن هم این است که تا امروز که بیش از 38 سال از جاري شدن قانون عملیات بانکی



 
بدون ربا می گذرد، نیازي به تغییر آن احساس نشده است. این قانون بحمداالله یکی از ثمرات انقلاب بود . 

فارس: یکی از مهمترین شعارهاي انقلاب اسلامی، استقلال بود. بانک ها براي کاهش وابستگی و افزایش خوداتکایی کشور در این بیش از

 
چهاردهه چه نقشی ایفا کردند و در دستیابی به آن چقدر موفق بودند؟ 

صیدي: بحث استقلال براي جمهوري اسلامی خیلی مهم است و بانک ها هم باید در همین مسیر حرکت کنند. در این بحث استقلال را در
حوزه اقتصاد در نظر می گیریم، اگرچه می توان در حوزه سیاست و فرهنگ و سایر حوزه ها هم به طور مبسوط گفت وگو کرد؛ اما از آنجایی
که در حوزه بانکداري بحث می کنیم، استقلال اقتصادي را مدنظر داریم. براي دستیابی به استقلال اقتصادي، لازم بود که زیرساخت هاي
کشور محکم شوند و براي این که کشور روي پاي خود بایستد، شاخص ها در حوزه اقتصاد کلان بهبود پیدا کند. باید از مزیت هاي نسبی
کشور استفاده و آنها را تقویت می کردیم و این ها نیاز به تأمین مالی داشت که نظام بانکی باید انجام می داد. به جاي این که خام فروشی
کنیم، باید به سمت ایجاد ارزش افزوده در معادن و ذخایر کشور می رفتیم. در فولاد کارهاي بزرگی شد؛ مثل فولاد مبارکه، فولاد خوزستان و
فولاد خراسان. الحمدالله الان در استان هرمزگان چند طرح بزرگ فولادي داریم که چند تا از آنها به بهره برداري رسیده است. براي این که
زنجیره فولاد تکمیل شود، باید از معادن، سنگ آهن استخراج می شد و فرآیند تبدیل به شمش فولادي را طی می کرد. بنابراین کارخانه
هاي آهن اسفنجی، گندله سازي، کنسانتره و امثال اینها ایجاد شد که این فعالیت ها نیاز به تأمین مالی داشت. بعد از آن به جاي واردات

 
ورق آهن از کره و روسیه براي تولید خودرو، تجهیزات و ماشین آلات، بانک ها کارخانه هاي فولاد را تأمین مالی کردند. 

اوائل انقلاب تولید سیمان کشور در حداقل میزان بود و در دهه 70 لازم بود به 56 تا 70 میلیون تن و تا امروز به 80 میلیون تن برسد که
تقریباً محقق شده است. کارخانه هاي سیمان با تأمین مالی بخش بانکی ایجاد شدند. در مواد غذایی خیلی مشکل داشتیم. حتی پنیر را از
دانمارك وارد می کردیم. وقتی جمعیت زیاد می شود، شیوه هاي سنتی تولید روستایی و خانگی براي جمعیت 50 تا 80 میلیونی جوابگو
نیست و انواع لبنیات باید به شیوه صنعتی تولید شود. بنابراین لازم بود شرکت هاي لبنی بزرگ تأسیس شود یا شرکت هاي موجود بزرگتر
شوند. نظام بانکی به داد اینها رسید و در حال حاضر کشور تولیدکننده و صادر کننده انواع محصولات لبنی است که نقش نظام بانکی را در

 
این بخش برجسته می کند. 

 
فارس: در حوزه تأمین مالی مزیت نسبی کشور یعنی نفت و گاز و پتروشیمی چطور؟ 

صیدي: در این حوزه روشن است که هم اکتشاف باید صورت می گرفت و هم حفاري و استخراج. بعد از تکمیل فرآیندها باید به جاي صادرات
نفت خام و گاز، آنها را به فرآورده هاي بالادستی و پایین دستی و محصول نهایی تبدیل می کردیم. بنابراین ابتدا پالایشگاه ها و بعد شرکت
هاي پتروشیمی ایجاد شدند. پارس جنوبی در عسلویه اوج این کار بود. تأمین مالی این بخش را هم نظام بانکی به عهده گرفت و این پیشرفت

 
ها باعث شد که کشور در تحقق استقلال جلو برود. 

 
فارس: آیا از منظر نظام بانکی، شاخصی براي سنجش این کاهش وابستگی و تحقق مفهوم استقلال اقتصادي وجود دارد؟ 

صیدي: استقلال یک مفهوم نسبی است و مطلق نیست که با تعیین یک عدد بتوان تشخیص داد. در همه جاي دنیا مزیت نسبی برقرار است.
در ایران هم نظام بانکی به این روند کمک کرد و به جاي واردات محصولات متنوع، خودمان تولید کردیم و الان صادرکننده خیلی از
محصولات نهایی هستیم. زمانی گاز، ماده خام محسوب می شد و متانول محصول؛ اما در حال حاضر متانول فروشی هم خام فروشی است و
باید آن را به یک محصول نهایی تبدیل کنیم. اتیلن و حتی پلی اتیلن را هم باید به سمت محصولات پایین دستی ببریم. در بخش هاي دیگر
این صنعت هم به جاي این که قطعات مختلف لوازم خانگی و خودرو را وارد کنیم، از محصولات متنوع پتروشیمی مختلف استفاده می شود.

 
این نقش نظام بانکی بود در تحقق شعار استقلال. 

فارس: اگر بخواهید در چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی، از چند دستاورد اصلی نظام بانکی براي مردم نام ببرید، به چه مواردي

 
اشاره می کنید؟ 

صیدي: دستاوردهاي نظام بانکی همین هاست. منبع اصلی بخش مهمی از تولید ناخالص داخلی که توسط کارخانجات و خدمات تامین می
شود، نظام بانکی است. تحولات زیادي هم در درون نظام بانکی اتفاق افتاده که از جمله آنها می توان به فناوري اطلاعات اشاره کرد. نظام
بانکی با این فناوري توانست روي پاي خودش بایستد. بانکداران خودشان برنامه نوشتند و نرم افزار تهیه کردند. در حال حاضر 80 میلیون نفر
جمعیت داریم. نزدیک به 200 میلیون کارت بانکی در دست مردم است و با این که زمان استاندارد متوسط نقل و انتقال تراکنش هاي بانکی
در دنیا هشت ثانیه است، در ایران این زمان کمتر است و حتی برخی اوقات پیامک انتقال وجه پس از دو ثانیه دریافت می شود. اینها

 
دستاوردهاي داخلی نظام بانکی در حوزه اصلاح ساختارهاست. 

پس از انقلاب اسلامی در نظام بانکی دو اتفاق مهم رخ داد؛ یکی عرضه سهام برخی بانک هاي بزرگ دولتی مانند بانک صادرات ایران، ملت و



تجارت در بورس و دیگري تأسیس بانک هاي خصوصی و این هر دو در نظام بانکی تحول آفرید. الحمدالله امروز چند بانک خصوصی قوي در
کشور داریم که پا به پاي بانک هاي دولتی و بورسی در حال فعالیت هستند. عمده این بانک ها به بورس وارد شدند و این موضوع باعث
شفافیت بیشتر شد. وقتی شرکتی را بورسی می کنیم، دو اتفاق می افتد؛ یکی شفافیت و دیگري افزایش پاسخگویی. اصولاً وقتی از نظام
جمهوري صحبت می کنیم، مردم سالاري و پاسخ خواهی مردم مطرح می شود و دولت باید پاسخگو باشد. بورسی کردن بانک ها و شرکت ها

 
موجب شد تا پاسخگویی در سطح بهتري قرار گیرد و کیفیت آن بالا برود. 

فارس: مدتی کوتاه پس از پیروزي انقلاب جنگ آغاز شد. نظام بانکی و از جمله بانک صادرات ایران در مواجهه با جنگ تحمیلی و پس از آن
تحریم هاي ظالمانه چه واکنش هایی از خود نشان داد، چطور به مقاوم سازي اقتصاد در برابر این تهاجمات کمک کرد و به چه نتایجی

 
رسید؟ 

صیدي: دشمن فهمیده بود که ضربه به کشور را از کجا آغاز کند. از همان ابتداي انقلاب دیدیم که از طریق گروهک ها از جمله منافقین
سعی داشت کشور را به هم بریزد و مغزهاي متفکر نظام را یکی پس از دیگري از میان بردارد تا به اهدافش برسد. موفقیت هاي انقلاب براي
دو گروه هزینه داشت. یکی براي ابرقدرت ها و استکبار جهانی و دیگري براي حکام مرتجع برخی کشورهاي منطقه که بیداري اسلامی رفته
رفته آنها را از پاسخگویی به ملت هایشان ناگزیر می کرد. اینها نمی خواستند مردم ایران و دیگر ملت ها به این بینش برسند. به همین دلیل
ترور و انفجار و ناآرامی و بلافاصله در پی آن هشت سال دفاع مقدس اتفاق افتاد و همه دنیا پشت سر عراق قرار گرفت تا زیرساخت هاي ایران
را تخریب کند. با این همه در دفاع مقدس اولاً ایران نگذاشت یک وجب از خاك کشور از دست برود و سرافراز از جنگ بیرون آمد و ثانیاً
بلافاصله همت کرد به آبادانی کشور، ساختن خرابی هاي ناشی از جنگ و سرمایه گذاري. عسلویه آغاز شد. افزایش ظرفیت سیمان،
پتروشیمی، مواد غذایی، نساجی و فولاد شروع شد. دشمنان براي ضربه زدن به این تحولات و پیشرفت، تحریم ها را آغاز کردند. دریافتند که
اگر نظام دریافت و پرداخت را فلج کنند، سیمان، خودروسازي و سایر صنایع هم نمی توانند به فعالیت خود ادامه دهند. از این رو تحریم نظام

 
بانکی خیلی زودتر از سایر تحریم ها آغاز شد. 

در مورد تحریم ها دو منبع مهم وجود دارد که یکی کتاب «جنگ خزانه داري» نوشته معاون خزانه داري آمریکا در زمان جورج بوش و
دیگري کتاب «هنر تحریم ها»ست که توسط ریچارد نفیو نوشته شده است. در کتاب جنگ خزانه داري به صراحت تحریم نظام بانکی مورد
اشاره قرار گرفته و حتی چند سطر هم در خصوص تحریم بانک صادرات ایران نوشته شده است. نظام بانکی کشور تحریم را با همه سختی
اش توانست مدیریت کند. این تحریم ها در سال 2010 به اوج خود رسید. سوئیفت بسته و نقل و انتقالات محدود شد. پیشتر هم معامله با
دلار محدود شده بود. نظام بانکی اما با تمام سختی ها توانست دوام بیاورد و به فعالیت خود ادامه دهد. بانک صادرات ایران با توجه به این که
بیشترین تعداد شعب خارجی را در دنیا دارد، قطعا باید بیشتر ضربه می دید؛ اما در مقابل تدابیري را به کار بست و الحمدالله تاکنون موفق

 
شده به فعالیت و خدمت رسانی و تزریق پول به اقتصاد ادامه دهد. 

با اصلاح ساختاري که از چهار سال پیش آغاز شد، ساختار مالی بانک بهتر شد. بانکی که در سال 96 روزانه 10 میلیارد تومان زیان می داد و
نزدیک به 5/7 هزار میلیارد تومان زیان انباشته داشت، در حال حاضر بانک سوددهی شده، زیان انباشته خود را پوشش داده است و پروژه

 
هاي داخلی و خارجی را تأمین مالی می کند. اینها برخی از دستاوردهاي نظام بانکی در چهل و سه سال گذشته است. 

 
فارس: به نظرتان براي پایداري و افزایش این دستاوردها چه باید کرد؟ 

صیدي: دو نکته بسیار اهمیت دارد. یکی حمایت از تولید است. هرچه قدر از تولید حمایت کنیم، تولید ناخالص داخلی (مجموعه کالا و
خدماتی که در یک سال تولید می شود) بالا می رود که در بانک صادرات ایران این امر در اولویت قرار دارد و تلاش شده متناسب با منویات
مقام معظم رهبري که در سال هاي اخیر، همه ساله ابعاد مختلف تولید را مورد نظر قرار داده و ابلاغ فرموده اند، اقدامات خود را سامان دهد

 
و با طرح هاي طروت، محیا، کارا و محصولات مختلف بانکی براي تحقق این اهداف قدم هاي بزرگی بردارد. 

در کنار رونق تولید، فقرزدایی مطرح است. می دانید که تحقیقات و نظریه هاي توسعه اقتصادي نهایتاً به دو راهی توسعه و عدالت می رسد.
حتی برخی طرفداران یک نظریه افراطی معتقدند ایرادي ندارد برخی زیر چرخ هاي توسعه له شوند. البته معلوم است در چنین شرایطی
مردم فقیر له خواهند شد. زمانی که کارخانجات و برج ها ایجاد شود، دهک هاي اول فقیرتر می شوند و گاهی از بین می روند و این دسته از
توسعه گراها هم به آن اعتنایی ندارند؛ اما جمهوري اسلامی همواره توسعه را در کنار عدالت دیده و نه فقط اجازه نداده دهک هاي اول و دوم
له شوند، بلکه تلاش کرده از رفاهی حداقلی برخوردار باشند. تأمین مالی این طبقات در نظام بانکی یک ارزش است و مورد توجه قرار دارد.
ارزش و اهمیت این موضوع در بانک صادرات ایران به مراتب بیشتر است؛ چراکه بانک صادرات ایران یک بانک مردمی است و از زمان تأسیس
در 70 سال پیش در متن جامعه قرار داشته است. در همه شهرها و بخش ها و حتی مناطق دورافتاده شعبه تأسیس کرده است. این بانک



حتماً تسهیلات بخش هاي آسیب پذیر، اشتغال، کارآفرینی و ازدواج و اخیراً پرداخت وام بدون ضامن را با جدیت در دستور کار خود دارد. در
دوسال اخیر شیوع بیماري کرونا باعث شد تا کسب و کارها آسیب ببینند و درآمد و اشتغال مردم با مشکل مواجه شود. در چنین شرایطی
وام ودیعه مسکن تعریف شد. اینها بخشی از مأموریت هاي اجتماعی بانک صادرات ایران است. باید بدانیم که بدون وجود نشاط و گسترش
فقر در جامعه امکان توسعه وجود ندارد. مگر می شود در یک جامعه فقیر و بدون نشاط به فکر توسعه بود؟ بنابراین تأمین مالی مردم کم
برخودار و کم درآمد کمک می کند تا جامعه زنده تر باشد و بهتر بتوان توسعه ایجاد کرد و این مهم در کارنامه شبکه بانکی و از جمله بانک

 
صادرات ایران نمره قابل قبولی دارد. 

<--



حضور در راهپیمایی 22 بهمن

حضور در راهپیمایی 22 بهمن

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  155  |  تاریخ: 1400/11/22

به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید استان مازندران صبح امروز 22 بهمن سال 1400 مدیر و کارکنان صندوق کارآفرینی امید
استان مازندران همزمان و همصدا با سایر هموطنان عزیزمان در راهپیمایی این روز شرکت کردند . این مراسم در شهر ساري بصورت
حضوري برگزار گردید و شاهد حضور پرشور و بصیر مردم این شهر و همچنین شاهد درخشش خورشید انقلاب اسلامی و تبلور شکوه و
عظمت نهضتی مبتنی بر تعالیم نبوي  و  انقلابی مردمی  بوده که در پگاه روشن 22 بهمن مطلع غزل زیباي پیروزي ملتی آزاده و حق طلب

شد.



قطعنامه مراسم راهپیمایی 22 بهمن در لرستان

منبع: ایسناشماره خبر:  156  |  تاریخ: 1400/11/22

شرکت کنندگان در مراسم بزرگداشت فجر 43 در شهرستان خرم آباد با قرائت قطعنامه پایانی با ارزش ها و آرمان هاي انقلاب
اسلامی تجدید میثاق کردند.

شرکت کنندگان در مراسم راهپیمایی یوم االله 22 بهمن در
خرم آباد با قرائت بیانیه پایانی بار دیگر با ارزش ها و آرمان
هاي انقلاب تجدید میثاق و با ولی فقیه و مقتداي خود بیعت

 
کردند. 

متن قطعنامه مراسم یوم االله 22 بهمن ماه در خرم آباد به

 
شرح زیر است: 

 
«بسم االله الرحمن الرحیم 

 
ُ مَعَکُمْ وَ لنَْ یتَِرَکُمْ أعَْمالکَُمْ (محمد / آیه 35)  لْمِ وَ أنَتُْمُ الأَْعْلَوْنَ وَ االلهَّ فَلا تهَِنُوا وَ تدَْعُوا إلِیَ السَّ

 
پس هرگز سست نشوید و دشمنان را به صلح ذلتّ بار دعوت نکنید در حالی که شما برترید. 

 
و خداوند با شماست و چیزي از ثواب اعمالتان را کم نمی کند! 

حمد و سپاس ذات اقدس احدیّت جل و علا را که چنین روزي به نام مقدس «یوم االله» آراسته گردید و نظام جمهوري اسلامی ایران، با قیام
قیامت گونه ملت همدل، نخستین حکومت در عصر غیبت بر مبناي قرآن را ایجاد و در سایه نعمت اسلام و ولایت و رهبري پیامبرگونه
حضرت امام خمینی(ره) حماسه اي بی نظیر برپا و در پرتو آن محرومان و مستضعفان را فلاح و رستگاري بخشید و 22 بهمن را به فجر

 
رهایی مبدل و الگوي نجات بخش سایر ملل قرار داد. 

اینک در طلیعه چهل و چهارمین بهار استقلال، آزادي و جمهوري اسلامی که گفتمان انقلاب اسلامی با گسترش محور مقاومت و مقابله با
نظام استکبار و ایادي آن، فصل نوینی را در پیش روي جهانیان قرار داده و هندسه قدرت را تغییر و فتح دروازه تمدن نوین اسلامی را با

 
رهبري آیت االله العظمی امام خامنه اي(مد ظله العالی) مژده می دهد. 

ما شرکت کنندگان در مراسم 22 بهمن به نمایندگی از تمام مردم حق جو و حق گوي ایران اسلامی و پیروان راه و مرام شهید سپهبد حاج
قاسم سلیمانی، ضمن تجدید میثاق با ارزش ها و آرمان هاي انقلاب اسلامی و بیعت با، ولی فقیه و مقتداي عظیم الشان انقلاب اسلامی و
همچنین ارواح طیبه شهداي این مسیر نورانی به شکرانه سالگشتِ پیروزي انقلاب از عید ولادت حضرت زهرا(س) تا ولادت امیرالمومنین
علی(ع) را جشن گرفته و یوم االله 22 بهمن را در قامت یک جشن بزرگ ملی گرامی داشته و با بانگ رساي توحیدي «االله اکبر ـ خامنه اي

 
رهبر» و فریاد کوبنده «مرگ بر آمریکا»، «مرگ بر انگلیس» و «مرگ بر اسرائیل» اعلام می نماییم. 



1- ملت شهید پرور و خداجوي ایران اسلامی، تحت هدایت و رهبري هوشمندانه مقام معظم رهبري و بر حسب بینش انقلابی خود، نیک
دریافته است که دشمن کژاندیش و اهرمن خوي می کوشد که با تهاجم ترکیبی و با بهره گیري از دیکتاتوري رسانه اي، اقدامات فخرآفرین و
حماسه هاي بزرگ پیشرفت در عرصه هاي گوناگون را کم رنگ و بی اهمیت نشان دهد؛ از این رو، از تمامی دستگاه هاي ذیربط به خصوص
رسانه ملی و همچنین اندیشمندان، اهل قلم و افسران جنگ نرم می خواهیم که در جـهاد گسترده تبیین، ترفـندهاي دشمنان را نقش بر آب
کرده و مردم ایران، نسل جـوان و نیز افکار عمومی مسلمانان و جهانیان را از دستاوردهاي بزرگ ملت ایران در پرتو انقلاب اسلامی آگاه

 
سازند. 

2- ادامه مسیر پر فروغ انقلاب اسلامی، درس آموزي و عمل به بیانیه گام دوم انقلاب است و با جهاد تبیین به عنوان فریضه قطعی و فوري
می توان به بلنداي تشخیص نیاز لحظه و قله هاي رفیع آن دست یافت و ارتقاي روزافزون حوزه هاي علمی و فناوري، اقتصادي و نظامی و به
ویژه استیفاي کامل حقوق هسته اي ملت ایران و تقویت روز افزون بنیه صنایع بازدارنده دفاعی و موشکی را مطالبه همگان دانسته و ضمن
محکوم نمودن مواضع مقامات ارشد غربی درباره مبانی دفاعی ایران، با تقدیر از تلاش هاي تیم مذاکره کننده، خواهان تبعیت از منویات، ولی
امر مسلمین و توجه به قوانین مجلس شوراي اسلامی با تکیه بر عزم خلل ناپذیر جوانان مؤمن انقلابی کشور در فتح قله هاي پیشرفت و

 
توسعه کشور هستیم. 

3- تحقق اقتصاد مقاومتی در سایه جهش و جهاد تولید را تنها راهکار حل مشکلات اقتصادي کشور دانسته و ضمن مطالبه جدي و تأکید بر
اهتمام مضاعف مسئولان، نهادهاي قانون گذار و دستگاه هاي اجرایی به منظور پشتیبانی ها و مانع زدایی ها، ارتقاي کیفیت محصولات
داخلی را از تولیدکنندگان خواستاریم و این مهم را در سایه توجه به افسران و رزمندگان جنگ اقتصادي، یعنی کارآفرینان و کارگران، قابل

 
تحقق می دانیم. 

ما شرکت کنندگان در این حماسه ملی، خود را ملزم به استفاده از کالاهاي بومی با هدف حمایت از اشتغال و رفع بیکاري جوانان دانسته و از
هموطنان عزیزمان دعوت می نماییم با رعایت اصلاح الگوي مصرف و حمایت از کار و کالاي ایرانی، در جهت تحقق نظام پیشرفته اسلامی

 
قدم بردارند. 

4- بار دیگر بر حفظ وحدت ملی و دوري از هرگونه اقدام و عمل تفرقه افکنانه و فتنه گرایانه جریان هاي داخلی و خارجی تأکید و بر حمایت
همه جانبه خود از همبستگی جهان اسلام و جبهه مقاومت دفاع از فلسطین و قدس اشغالی به عنوان مسئله اول مسلمین تصریح و همچنین

 
جنایات وحشیانه رژیم مرتجع آل سعود و هم پیمانان آن در یمن و سکوت مجامع بین المللی و مدعی حقوق بشر را محکوم می نمائیم. 

5- با تقدیر از تلاش هاي دولت مردمی و خدمت گذار، مجلس انقلابی و قوه قضائیه عدالت محور، بر پیگیري مطالبات و انتظارات بر حق
مردم، مبارزه با فساد، مسدود نمودن روزنه هاي تبعیض، رانت خواري و جلوگیري از حاکم نمودن جو یأس و ناامیدي در کشور و رفع

 
مشکلات معیشتی تأکید می نماییم. 

6- ما ملت همدل، انقلابی و استکبارستیز ضمن حمایت از رویکرد جدید دولت بر ایجاد تعادل و توازن در تعامل با کشورها و وقوف کامل به
نقشه هاي شوم شیطان بزرگ آمریکاي جنایتکار و آگاهی از جنگِ شناختی و رسانه اي دشمن، هرگونه مداخله و شبه افکنی و تخریب چهره
نظام مقدس جمهوري اسلامی را خیال خام دانسته و از پیشرفت ها و دستاوردهاي بزرگ در حوزه علم و فن آوري، نظامی، امنیتی و سیاسی

 
حمایت قاطع نموده و آمادگی خود را براي جان فشانی و دفاع در مقابل هرگونه تهدید احتمالی اعلام می نماییم. 

انتهاي پیام



نقش آفرینی دانشگاه سیستان و بلوچستان در حل مشکلات و معضلات منطقه اي

منبع: دانشجوشماره خبر:  157  |  تاریخ: 1400/11/22

به گزارش گروه استان هاي خبرگزاري دانشجو، فرهاد شهرکی، معاون آموزشی دانشگاه سیستان و بلوچستان در نشست با خبرنگاران
ضمن گرامیداشت دهه فجر افزود: دانشگاه سیستان و بلوچستان تلاش داشته در پنج دهه فعالیت امانتدار خوبی براي فعالیت هاي

آموزشی، پژوهشی، کارآفرینی و جامعه محور بودن باشد یعنی همراه با نقش ...

به گزارش گروه استان هاي خبرگزاري دانشجو، فرهاد شهرکی،
معاون آموزشی دانشگاه سیستان و بلوچستان در نشست با
خبرنگاران ضمن گرامیداشت دهه فجر افزود: دانشگاه سیستان
و بلوچستان تلاش داشته در پنج دهه فعالیت امانتدار خوبی
براي فعالیت هاي آموزشی، پژوهشی، کارآفرینی و جامعه محور
بودن باشد یعنی همراه با نقش هایی که دانشگاه ها باید ایفا
کند سعی کرده این ماموریت ها را نیز به خوبی به سرانجام

 
برساند. 

وي بیان کرد: سیاست این دانشگاه آموزش بر مبناي مهارت

 
محوري و کارآفرینی دانشجویان است که در این راستا سعی شده پایان نامه ها و رساله ها با توجه به نیازهاي استان باشد. 

شهرکی گفت: متاسفانه تا قبل از انقلاب دانشگاه ها در شرایط خوبی به سر نمی بردند و تعداد دانشجوهاي سیستان و بلوچستان حدود یک

 
هزار نفر بود اما هم اینک به برکت نظام مقدس به 100 هزار دانشجو می رسد. 

معاون آموزشی دانشگاه سیستان و بلوچستان تصریح کرد: دانشگاه این استان توانسته در راستاي حل مشکلات و معضلات جامعه پیرامونی

 
خودش چه مشکلات منطقه اي، کشوري و بین المللی نقش آفرینی کند. 

وي بیان کرد: در دنیاي امروز مسائل و مشکلات مختلف در دستگاه هاي اجرایی حل نمی شود بلکه در اندیشکده ها، پژوهشکده ها و دانشگاه

 
ها با سرپنجه عالمان و اندیشمندان برطرف خواهد شد. 

شهرکی خاطرنشان کرد: ما در دانشگاه هاي کشور در پایگاه استنادي علوم جهان اسلام در سال هاي ( 94_95 رتبه 35، در بازه 95_96
رتبه 36، 96_97 رتبه 40، 97_ 98 رتبه 41) و با تلاش در سال 99_1400 رتبه 26 رسیدیم.



تقدیر امام جمعه چرام از نماینده مردم کهگیلویه در مجلس

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  158  |  تاریخ: 1400/11/22

امام جمعه چرام گفت: از حجت الاسلام سیدمحمد موحد، نماینده مردم کهگیلویه در مجلس شوراي اسلامی به علت رفع مشکلات
احداث، زیست محیطی و ادامه سد آبریز تقدیر و تشکر می کنم.

امام جمعه چرام گفت: از حجت الاسلام سیدمحمد موحد، نماینده مردم کهگیلویه در مجلس شوراي اسلامی به علت رفع مشکلات

 
احداث، زیست محیطی و ادامه سد آبریز تقدیر و تشکر می کنم. 

به گزارش ایکنا از کهگیلویه وبویراحمد، حجت الاسلام والمسلمین
سید نوراله افشار، خطیب جمعه چرام امروز، 22 بهمن ماه در خطبه
هاي نماز جمعه این هفته شهرستان، اظهار کرد: اگر پیروزي انقلاب
در بهمن 1357 یک معجزه بود استمرار و چهل و سه ساله شدن آن
معجزه اي بزرگ تر است زیرا اگر دشمن در لحظه پیروزي انقلاب
غافلگیر شد و نتوانست از پیروزي انقلاب جلوگیري کند اما از فرداي
پیروزي با همه توان و امکانات در تمامی عرصه هاي متصور کمر
همت براي حذف ماندگاري انقلاب بست به تعبیري هرچه در توان

داشت به کار گرفت تا انقلاب به 40 سالگی نرسد اما به کوري چشم آنان این اتفاق افتاد و انقلاب، امروز جشن 43 سالگی و آغاز 44 سالگی

 
خود را برگزار می کند و این یک پیروزي بزرگ و معجزه اي بزرگتر از معجزه پیروزي انقلاب است. 

وي افزود: از خدمات انقلاب اسلامی این بود که دوران پهلوي، به دلیل بزرگ نمایی جهان غرب در نظر مردم ایران، نوعی خودباختگی و
ضعف در جامعه حکم فرما بود و نوعی فرهنگ وابستگی به غرب در اذهان عمومی ایجاد شد، اما به برکت انقلاب اسلامی، روح خودباوري،

 
خوداتکایی و «ما می توانیم» در بین افراد جامعه دمیده شد. 

خطیب جمعه چرام بیان کرد: بخش کشاورزي یکی از مهمترین بخش هاي اقتصاد کشور ایران است. بخش کشاورزي با توجه به اهمیت
اقتصادي، اجتماعی و امنیتی اهمیت فراوانی دارد.کشاورزي در استان کهگیلویه و بویراحمد با داشتن ویژگی هاي بسیار از جمله چهار فصل
بودن و نیروي جوان توانایی زیادي براي تولید و اشتغال دارد توسعه و رونق کشاورزي کمک به اقتصاد مقاومتی و جایگزینی نفت و مقابله با
تحریم ها را دارد و یکی از امور مهمی که کمک به توسعه شهرستان چرام خواهد کرد احداث سد آبریز است.با تخصیص حق آبه از این سد،
بخش هاي زیادي از جمله مشکلات کشاورزي و تامین آب آشامیدنی شهرهاي دهدشت، چرام و دیگر شهرهاي مجاور برطرف خواهد شد. و

 
قریب به 30 هزار هکتار از اراضی زیر کشت زراعت آبی و باغات خواهد رفت. 

حجت الاسلام والمسلمین افشار تصریح کرد: با پیگیري هاي استاندار استان، حجت الاسلام موحد، نماینده مردم کهگیلویه در مجلس شوراي
اسلامی و مردم مشکلات احداث، زیست محیطی و ادامه سد آبریز مرتفع شده است.باید از همه مسولین مربوطه اي که در این زمینه پیگیري
کردند تقدیر و تشکر کرد و خواست مردم شهرستان چرام پیگیري این امر تا حصول نتیجه کامل و منتفع شدن شهرستان استمرار داشته

 
باشد. 

وي با اشاره به اینکه تنها تولیدکننده سولفات آلومینیوم در جنوب کشور و تنها تولید کننده سوله در کهگیلویه بزرگ در دهه فجر افتتاح شد،



 
ابراز کرد: بر اساس نظر سرمایه گذار افزایش اشتغال از 15 نفر به 45 نفر امکان پذیر است. 

امام جمعه چرام عنوان کرد: در صنایع تصفیه آب و فاضلاب صنعتی مربوط به پالایشگاه ها، نیروگاه ها، شرکت هاي آبفا و فولاد استفاده می

 
شود نزدیکی به بازار مصرف(استان خوزستان) و امکان صادرات به کشورهاي همسایه از مزیت هاي این طرح مهم تولیدي است. 

حجت الاسلام والمسلمین افشار یادآور شد: ادارات مربوطه مثل صنعت و معدن باید کمک کار این طرح تولیدي نوپا باشند.یکی از کمک هاي
مهم، جلوي خام فروشی معدن بوکسیت سرفاریاب که در واقع مواد خام این طرح تولیدي سولفات آلومنیوم را تهیه می کند، گرفته شود.با
دعوت از سرمایه گذار در این منطقه بوکسیت را فرآوري کنند تا عایدات بیشتري براي مردم داشته باشد و صنایع پایین دستی بتوانند از آن
استفاده کنند.تقاضاي مردم از استاندار محترم و سازمان صمت به این موضوع کمک و شرکت ایمیدرو را واردار کنند که این سرمایه گذاري را

 
انجام دهند.باید از استاندار محترم که فعلا جلوي خام فروشی معدن بوکسیت را گرفتند، تقدیر کرد. 

انتهاي پیام



نهضت سوادآموزي و دستاوردهاي نظام تعلیم و تربیت در 4 دهه انقلاب

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  159  |  تاریخ: 1400/11/22

سرپرست معاونت سوادآموزي مازندران بیان کرد: شکل گیري نهضت سوادآموزي از جمله اقدامات مؤثر و تأثیرگذار امام راحل بود که
تعلیم و تربیت قشر کم سواد و بی سواد جامعه موجب ارتقاي سطح کیفی و کمی زندگی و همچنین افزایش سطح سلامت جسمی و

فکري این قشر از جامعه شده است.

سرپرست معاونت سوادآموزي مازندران بیان کرد: شکل گیري نهضت سوادآموزي از جمله اقدامات مؤثر و تأثیرگذار امام راحل بود که
تعلیم و تربیت قشر کم سواد و بی سواد جامعه موجب ارتقاي سطح کیفی و کمی زندگی و همچنین افزایش سطح سلامت جسمی و فکري

 
این قشر از جامعه شده است. 

محمود تنها، سرپرست معاونت سوادآموزي مازندران در گفت وگو با
ایکنا از مازندران با گرامیداشت چهل وسومین سالگرد پیروزي
انقلاب اسلامی، گفت: شکل گیري نهضت سوادآموزي از جمله
اقدامات مؤثر و تأثیرگذار امام راحل بود که تعلیم و تربیت قشر کم
سواد و بی سواد جامعه موجب ارتقاي سطح کیفی و کمی زندگی و
همچنین افزایش سطح سلامت جسمی و فکري این قشر از جامعه

 
شده است. 

وي نهضت سوادآموزي را دستاوردي عظیم و راهکاري در نظام تعلیم
و تربیت جامعه اسلامی دانست و افزود: استان مازندران طی

سرشماري سال 1395 با 97.63 درصد، رتبه نخست باسوادي کشور را در گروه هدف 10-49 سال به خود اختصاص داد و براساس آخرین

 
آمار ارائه شده و آمار برآوردي پایان سال 1399، باسوادي گروه هدف 10-49 سال استان مازندران 99.15 درصد گزارش شده است. 

سرپرست معاونت سوادآموزي مازندران با تأکید بر اینکه شاخصه توسعه کشور ها با میزان سواد مردم سنجیده می شود، افزود: دامنه سواد در
استان ضریب بالایی دارد و در این رابطه سه نکته مهم در حوزه عملکردي و وضعیت سواد استان قابل توجه است، 1) دامنه اختلاف باسواد
ترین شهرستان استان با پایین ترین باسوادي شهرستان تنها 2/1 ا ست در صورتی میانگین کشوري 17 درصد است. 2) اختلاف باسوادي
زنان و مردان در استان 7/0بوده و میانگین کشوري 7/2 گزارش شده است. 3) اختلاف باسوادي مناطق شهري و روستایی در استان 9/1 و

 
میانگین کشوري 7/1 گزارش شده است. 

وي افزود: از دیگر توفیقات سوادآموزي استان می توان به ارتقاي بیش از 120 نفر از سوادآموختگان حوزه سوادآموزي استان به تحصیلات
عالیه از کاردانی تا سطح دکترا، تحت عنوان چهره هاي موفق سوادآموزي (کسانی که از بی سوادي مطلق به درجات عالیه علمی رسیدند) و

 
هم اکنون به عنوان اساتید دانشگاه، مهندسین کارآفرین، معلم آموزش و پرورش و دیگر عرصه هاي اجتماعی اشتغال دارند. 

تنها در ادامه به کاهش فاصله باسوادي زنان نسبت به مردان و با سوادي روستایی به شهري اشاره کرد و گفت: این مهم از شاخص هاي
برجسته و دستاورد هاي خوب انقلاب اسلامی است که براساس سرشماري سال 1395 تقریبا برابر شده است؛ در صورتی که قبل از انقلاب

 
34 درصد زنان و 38 درصد روستایی باسواد بودند. 

سرپرست نهضت سوادآموزي مازندران بیان کرد: معاونت سوادآموزي در استان در ایام کرونا اقدام به تهیه و تولید محتواي آموزشی متناسب با



دوره هاي سوادآموزي تحت نظارت مدرسین استانی و میانی کرد که حاصل آن تهیه و تولید 150 دقیقه فیلم آموزشی است. در این ایام
جهت خدمت رسانی به مردم مراکز سواد و زندگی در شهرستان ها و مناطق اقدام به تهیه، تولید و دسته بندي بیش از 60 هزار مورد ماسک،

 
دستکش، گان، کلاه مواد ضد عفونی کننده کردند و در مراکز درمانی بهداشتی و خانواده سواد آموزان توزیع شد. 

تنها اظهار کرد: از دیگر اقدامات انجام شده می توان به جلب مشارکت دستگاه هاي تأثیر گذار و انعقاد تفاهم نامه استانی با ادارات کل
بهزیستی، کمیته امداد، امور روستایی، معاونت بهداشتی درمانی، آموزش و پرورش استثنایی، برابر مصوبه شوراي پشتیبانی سواد آموزي

 
استان اشاره کرد. 

وي با اشاره به برگزاري مسابقات کتابخوانی با محور هاي شعار سال مقام معظم رهبري که بیش از هفت هزار نفر مشارکت کردند، افزود:
ساخت برنامه هاي ترکیبی با مشارکت صدا و سیما تحت عنوان نیمکت سپید، با موضوع معرفی چهره هاي موفق استان، دستاورد ها

 
سوادآموزي در طول انقلاب، معرفی برنامه ها از جمله فعالیت هاي فرهنگی و آموزشی دیگر بود. 

تنها تصریح کرد: آموزش ما تفاوتی با آموزش رسمی در مدارس ندارد جز اینکه آموزش رسمی، تقاضا محور است، اما در حوزه سوادآموزي
آموزش ما عرضه محور است به این معنا که ما باید به دنبال بی سوادان برویم و آنان را در کلاس هاي سوادآموزي نام نویسی کنیم و به

 
سوادآموزي آنان اقدام کنیم. 

انتهاي پیام



قطعنامه مراسم راهپیمایی 22 بهمن در لرستان

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  160  |  تاریخ: 1400/11/22

شرکت کنندگان در مراسم بزرگداشت فجر 43 در شهرستان خرم آباد با قرائت قطعنامه پایانی با ارزش ها و آرمان هاي انقلاب
اسلامی تجدید میثاق کردند .

شرکت کنندگان در مراسم بزرگداشت فجر 43 در شهرستان خرم آباد با قرائت قطعنامه پایانی با ارزش ها و آرمان هاي انقلاب اسلامی

 
تجدید میثاق کردند . 

به گزارش ایکنا از لرستان، شرکت کنندگان در مراسم راهپیمایی یوم
االله 22 بهمن در خرم آباد با قرائت بیانیه پایانی بار دیگر با ارزش ها
و آرمان هاي انقلاب تجدید میثاق و با ولی فقیه و مقتداي خود

 
بیعت کردند. 

متن قطعنامه مراسم یوم االله 22 بهمن ماه در خرم آباد به شرح زیر

 
است: 

 
«بسم االله الرحمن الرحیم 

 
ُ مَعَکُمْ وَ لنَْ یتَِرَکُمْ أعَْمالکَُمْ (محمد / آیه 35)  لْمِ وَ أنَتُْمُ الأَْعْلَوْنَ وَ االلهَّ فَلا تهَِنُوا وَ تدَْعُوا إلِىَ السَّ

 
پس هرگز سست نشوید و دشمنان را به صلح ذلتّ بار دعوت نکنید در حالی که شما برترید. 

 
و خداوند با شماست و چیزي از ثواب اعمالتان را کم نمی کند! 

حمد و سپاس ذات اقدس احدیّت جل و علا را که چنین روزي به نام مقدس «یوم االله» آراسته گردید و نظام جمهوري اسلامی ایران، با قیام
قیامت گونه ملت همدل، نخستین حکومت در عصر غیبت بر مبناي قرآن را ایجاد و در سایه نعمت اسلام و ولایت و رهبري پیامبرگونه
حضرت امام خمینی(ره) حماسه اي بی نظیر برپا و در پرتو آن محرومان و مستضعفان را فلاح و رستگاري بخشید و 22 بهمن را به فجر

 
رهایی مبدل و الگوي نجات بخش سایر ملل قرار داد. 

اینک در طلیعه چهل و چهارمین بهار استقلال، آزادي و جمهوري اسلامی که گفتمان انقلاب اسلامی با گسترش محور مقاومت و مقابله با
نظام استکبار و ایادي آن، فصل نوینی را در پیش روي جهانیان قرار داده و هندسه قدرت را تغییر و فتح دروازه تمدن نوین اسلامی را با

 
رهبري آیت االله العظمی امام خامنه اي(مد ظله العالی) مژده می دهد. 

ما شرکت کنندگان در مراسم 22 بهمن به نمایندگی از تمام مردم حق جو و حق گوي ایران اسلامی و پیروان راه و مرام شهید سپهبد حاج
قاسم سلیمانی، ضمن تجدید میثاق با ارزش ها و آرمان هاي انقلاب اسلامی و بیعت با، ولی فقیه و مقتداي عظیم الشان انقلاب اسلامی و
همچنین ارواح طیبه شهداي این مسیر نورانی به شکرانه سالگشتِ پیروزي انقلاب از عید ولادت حضرت زهرا(س) تا ولادت امیرالمومنین
علی(ع) را جشن گرفته و یوم االله 22 بهمن را در قامت یک جشن بزرگ ملی گرامی داشته و با بانگ رساي توحیدي «االله اکبر ـ خامنه اي

رهبر» و فریاد کوبنده «مرگ بر آمریکا»، «مرگ بر انگلیس» و «مرگ بر اسرائیل» اعلام می نماییم. 



1- ملت شهید پرور و خداجوي ایران اسلامی، تحت هدایت و رهبري هوشمندانه مقام معظم رهبري و بر حسب بینش انقلابی خود، نیک
دریافته است که دشمن کژاندیش و اهرمن خوي می کوشد که با تهاجم ترکیبی و با بهره گیري از دیکتاتوري رسانه اي، اقدامات فخرآفرین و
حماسه هاي بزرگ پیشرفت در عرصه هاي گوناگون را کم رنگ و بی اهمیت نشان دهد؛ از این رو، از تمامی دستگاه هاي ذیربط به خصوص
رسانه ملی و همچنین اندیشمندان، اهل قلم و افسران جنگ نرم می خواهیم که در جـهاد گسترده تبیین، ترفـند هاي دشمنان را نقش بر
آب کرده و مردم ایران، نسل جـوان و نیز افکار عمومی مسلمانان و جهانیان را از دستاورد هاي بزرگ ملت ایران در پرتو انقلاب اسلامی آگاه

 
سازند. 

2- ادامه مسیر پر فروغ انقلاب اسلامی، درس آموزي و عمل به بیانیه گام دوم انقلاب است و با جهاد تبیین به عنوان فریضه قطعی و فوري
می توان به بلنداي تشخیص نیاز لحظه و قله هاي رفیع آن دست یافت و ارتقاي روزافزون حوزه هاي علمی و فناوري، اقتصادي و نظامی و به
ویژه استیفاي کامل حقوق هسته اي ملت ایران و تقویت روز افزون بنیه صنایع بازدارنده دفاعی و موشکی را مطالبه همگان دانسته و ضمن
محکوم نمودن مواضع مقامات ارشد غربی درباره مبانی دفاعی ایران، با تقدیر از تلاش هاي تیم مذاکره کننده، خواهان تبعیت از منویات، ولی
امر مسلمین و توجه به قوانین مجلس شوراي اسلامی با تکیه بر عزم خلل ناپذیر جوانان مؤمن انقلابی کشور در فتح قله هاي پیشرفت و

 
توسعه کشور هستیم. 

3- تحقق اقتصاد مقاومتی در سایه جهش و جهاد تولید را تنها راهکار حل مشکلات اقتصادي کشور دانسته و ضمن مطالبه جدي و تأکید بر
اهتمام مضاعف مسئولان، نهاد هاي قانون گذار و دستگاه هاي اجرایی به منظور پشتیبانی ها و مانع زدایی ها، ارتقاي کیفیت محصولات
داخلی را از تولیدکنندگان خواستاریم و این مهم را در سایه توجه به افسران و رزمندگان جنگ اقتصادي، یعنی کارآفرینان و کارگران، قابل

 
تحقق می دانیم. 

ما شرکت کنندگان در این حماسه ملی، خود را ملزم به استفاده از کالا هاي بومی با هدف حمایت از اشتغال و رفع بیکاري جوانان دانسته و
از هموطنان عزیزمان دعوت می نماییم با رعایت اصلاح الگوي مصرف و حمایت از کار و کالاي ایرانی، در جهت تحقق نظام پیشرفته اسلامی

 
قدم بردارند. 

4- بار دیگر بر حفظ وحدت ملی و دوري از هرگونه اقدام و عمل تفرقه افکنانه و فتنه گرایانه جریان هاي داخلی و خارجی تأکید و بر حمایت
همه جانبه خود از همبستگی جهان اسلام و جبهه مقاومت دفاع از فلسطین و قدس اشغالی به عنوان مسئله اول مسلمین تصریح و همچنین

 
جنایات وحشیانه رژیم مرتجع آل سعود و هم پیمانان آن در یمن و سکوت مجامع بین المللی و مدعی حقوق بشر را محکوم می نمائیم. 

5- با تقدیر از تلاش هاي دولت مردمی و خدمت گذار، مجلس انقلابی و قوه قضائیه عدالت محور، بر پیگیري مطالبات و انتظارات بر حق
مردم، مبارزه با فساد، مسدود نمودن روزنه هاي تبعیض، رانت خواري و جلوگیري از حاکم نمودن جو یأس و ناامیدي در کشور و رفع

 
مشکلات معیشتی تأکید می نماییم. 

6- ما ملت همدل، انقلابی و استکبارستیز ضمن حمایت از رویکرد جدید دولت بر ایجاد تعادل و توازن در تعامل با کشور ها و وقوف کامل به
نقشه هاي شوم شیطان بزرگ آمریکاي جنایتکار و آگاهی از جنگِ شناختی و رسانه اي دشمن، هرگونه مداخله و شبه افکنی و تخریب چهره
نظام مقدس جمهوري اسلامی را خیال خام دانسته و از پیشرفت ها و دستاورد هاي بزرگ در حوزه علم و فن آوري، نظامی، امنیتی و سیاسی

 
حمایت قاطع نموده و آمادگی خود را براي جان فشانی و دفاع در مقابل هرگونه تهدید احتمالی اعلام می نماییم. 

انتهاي پیام



حاجی بابایی: هفتاد درصد مشکلات کشور بدون پول رفع می شود/خبرهاي خوشی در راه است

منبع: فصل سیاستشماره خبر:  161  |  تاریخ: 1400/11/22

فصل سیاست - نماینده مردم تهران در مجلس شوراي اسلامی گفت: 70 درصد از مشکلات کشور را بدون اینکه دولت پولی تزریق
کند و با همراهی و کنار مردم بودن می شود حل کرد؛ اینها باید در استان ها مورد دقت و توجه باشد.

فصل سیاست - نماینده مردم تهران در مجلس شوراي اسلامی
گفت: 70 درصد از مشکلات کشور را بدون اینکه دولت پولی
تزریق کند و با همراهی و کنار مردم بودن می شود حل کرد؛

 
اینها باید در استان ها مورد دقت و توجه باشد. 

حمیدرضا حاجی بابایی جمعه 22 بهمن در مراسم بزرگداشت
چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی در شیراز،
گفت: انقلاب براي این به وجود آمد که در ادامه مسیر انبیاي

 
الهی، ائمه معصومین و دین خدا را به دنیا بشناساند و مسیر مردم را به سمت مسیر الهی سوق دهد. 

او خاطرنشان کرد: انقلاب کردیم تا به دنیا بشناسانیم که کربلا یعنی چه و اهل بیت چه کسانی هستند چهره هاي حق الهی را به دنیا

 
بشناسانیم و براي همین هزینه شهادت را دادیم. 

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه و محاسبات مجلس با بیان اینکه انقلاب چهره اهل بیت(ع) را به دنیا شناساند و ملت هاي منطقه را آزاد

 
کرد، افزود: انقلاب اسلامی توانست راهپیمایی 30 تا 40 میلیونی را در اربعین حسینی براي نشان دادن اقتدار مکتب تشیع و اسلام برپا کند. 
حاجی بابایی ادامه داد: انقلاب شکوهمند جمهوري اسلامی ایران توانست در برابر استکبار جهانی بایستد و چهره ناب اسلام را در جنوب

 
لبنان به شکلی نشان دهد که از ضعیف ترین انسان ها انسان هایی بسازد که محور اقتدار در دنیا باشند. 

او اظهار کرد: اگر در کشور ما هیچ کاري نشده بود یا هیچ کاري نشود و فقط این باشد که دایره المعارف ها براي معرفی اهل بیت و امامت

 
نوشته شد، کافی است. 

به گفته نماینده مجلس شوراي اسلامی، ملت ایران با تمام سختی ها و مشکلات یک لحظه از امام دست برنداشتند، مردم انقلابی ساختند که

 
42 سال است بمباران فرهنگی و اقتصادي و سیاسی می شود اما مردم پاي امام حسین ایستاده اند. 

حاجی بابایی با بیان اینکه شهادت زمانی معنا دارد که کاري براي حق انجام شود، عنوان کرد: بیش از 200 هزار نفر شهید شدند و میلیون ها

 
خانواده وارد مباحث سخت جنگی شدند براي اینکه چهره اهل بیت را در دنیا بشناسانیم. 

او در بخش دیگري از سخنان خود با بیان اینکه این روزها، روزهاي سخت اقتصادي است و مردم در سراسر کشور با مشکلاتی دست و پنجه
نرم می کنند و سوالات گوناگونی مطرح می شود، گفت: یکی از سوالات این است که انقلاب چه کرده با وجود گرانی و مشکلات اقتصادي که

 
وجود دارد؟ 

 
گفتن از مشکلات اقتصادي حق است 

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه و محاسبات مجلس افزود: اینکه از مشکلات اقتصادي گفته شود حق است اما اینکه انقلاب چه کرد باید

 
بدانیم انقلاب براي چه به وجود آمد تا به این سوال به صورت واقعی پاسخ دهیم. 

حاجی بابایی اضافه کرد: امروز دنیا اهل بیت(ع) را می شناسد، قبل از انقلاب نماد اسلام در دنیا آل سعود بود امروز نماد اسلام در دنیا اهل
بیت است؛ قرآن به تفسیر آل سعود بود امروز به تفسیر اهل بیت است. براي این کار امام حسین(ع) را قطعه قطعه کردند و اهل بیت را در

 
شام به اسارت بردند تا این شناسایی شکل بگیرد و امروز ادامه آن حرکت را ملت بزرگ ایران انجام دادند. 



او با بیان اینکه به همین دلیل است که امام فرمود «در طول تاریخ ملتی مانند ملت ایران نمی شناسیم»، گفت: در شرایط کرونا، اقتصاد

 
مشکل دار و مسائل گوناگون اجتماعی امروز تمام کشور در راهپیمایی یک عظمت خلق کردند. 

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه و محاسبات مجلس با بیان اینکه انقلاب اسلامی عزت و شرف و حیثیت را در بین ملت ما نهادینه کرد،

 
افزود: با شرفترین با غیرت ترین ملت دنیا ملت ایران است که پاي اسلام و اهل بیت ایستاده اند. 

حاجی بابایی با بیان اینکه اما سوال اقتصاد مشکل دارد هم وجود دارد، اظهار کرد: امروز اقتصادمان از نظر زیرساخت ها و توسعه کشور قابل
مقایسه نیست اما در حباب اقتصادي مشکل داریم، حباب اقتصادي یعنی گرانی هایی که دائم نخواهد بود، موقت است ما از این معابر عبور

 
می کنیم. 

او بیان کرد: در دنیا ما را تحریم می کنند تا دست از همه شهیدان و دست از عاشورا و کربلا برداریم، به ما فشار می اورند تا از اهل بیت دور
شویم اما امروز مردم نشان دادند که از این مسیر با وجود سختی ها جدا نمی شوند. وظیفه مسئولان این است که با وجود فشارها و سختی

 
ها تلاش کنند که از این معبر عبور کنیم امروز دولت و مجلس قدرتمندانه ایستادند تا از معبر عبور کنیم. 

حاجی بابایی همچنین با بیان اینکه خبرهاي خوشی در راه است، گفت: همه ملت ایران انقلابی هستند از شهداي مدافع حرم تا کسی که
معیشتش به شدت سخت شده اما با انقلاب همراهی می کند و بزرگترین رمز انقلابی بودن ملت ایران این است که انقلاب خود را حفظ

 
کردند.  

او با بیان اینکه ما یک هدف بیشتر نداریم و آن حفظ نظام جمهوري اسلامی ایران یعنی حفظ ولایتمداري است، تصریح کرد: حفظ نظام از
مسیر حفظ مردم می گذرد، مردم سرمایه اجتماعی هستند رهبري گفتند سرمایه اجتماعی آسیب دیده که باید ترمیم شود. باید در مردم
رضایت مندي ایجاد کنیم. ملت ایران خواستار عدالت و مبارزه با مفاسد هستند به دنبال این هستند که در کنار دینداري و انقلابی گري

 
معیشت و اشتغالشان درست شود. 

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه و محاسبات مجلس با بیان اینکه دولت انقلابی آمده و مجلس با قدرت از این دولت حمایت می کند و راهی

 
جز حمایت از دولت نداریم، گفت: همه در یک کشتی هستیم باید کمک کنیم، اشکالات را هم بگوییم. 

حاجی بابایی با بیان اینکه در بودجه سال آینده تدارك خوبی دیده شده است، گفت: 360 هزار میلیارد تومان براي اشتغال در خدمت استان
ها قرار می گیرد، 120 هزار میلیارد تومان براي تولید و رشد تولید در کشور قرار داده شده و رقم هاي کلان دیگري براي اقدامات پیشران

 
جمهوري اسلامی که در پروژه هاي بزرگ کار شود بنابراین سال آینده نوید خبرهاي خوشی هستیم. 

 
دولتمردان همانند مردم زندگی کنند 

او با بیان اینکه سفارشم به دولت و مسئولان این است که کسانی در این کشور مسئولیت بگیرند که مثل مردم زندگی کنند، گفت: دولت

 
انقلابی به کسانی مسئولیت بدهد که اهل رانت نباشند، انقلابی یعنی شهید سلیمانی یعنی کسی که خودش را هزینه می کند تا نظام بماند. 

حاجی بابایی همچنین با بیان اینکه دولت انقلابی در کنار انقلابی گري مواظب مردم باشد، افزود: آمده ایم که پیوند مردم را با انقلاب محکم
کنیم. این مردم این دولت را انتخاب کردند این دولت و این نظام باید خادم مردم باشد هر نارضایتی که هر مدیري ایجاد کند نارضایتی از

 
انقلاب است.  

انتهاي پیام



تحول در اقتصاد و رونق اشتغال استان ظرف یکسال آینده

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  162  |  تاریخ: 1400/11/22

استاندار کهگیلویه و بویراحمد: امیدواریم ظرف یکسال آینده شاهد تحولات خوبی در زمینه اقتصادي و ایجاد اشتغال در استان
باشیم.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز کهگیلویه و بویراحمد،
استاندار کهگیلویه و بویراحمد در مراسم راهپیمایی موتوري و
خودرویی 22 بهمن شهر یاسوج با گرامیداشت حضور حماسی
و پرشور مردم استان کهگیلویه و بویراحمد گفت: 22 بهمن
یادآور روز حماسه ملت ایران و روز خروش و قیام مردم علیه
طاغوت و آغاز یک دوره جدید حاکمیت الهی بر این سرزمین

 
است. 

علی احمدزاده به وضعیت کشور قبل از انقلاب اشاره کرد و
افزود: قبل از انقلاب شاهد بودیم که چکمه پوشان آمریکا و اجانب از هیچ ظلم و ستمی بر پیکره این ملت کوتاهی نکردند و سرمایه ملی ما را

 
جلوي چشمانمان به یغما می بردند. 

وي بیان کرد: 22 بهمن یادآور دوران قبل از پیروزي انقلاب است که سرسپردگان مملکت دستشان به سوي اجانب دراز بود و چشمشان به

 
دست دشمن بود و همه کشور را در اختیار بیگانگان قرار داده بودند. 

مقام عالی دولت در کهگیلویه و بویراحمد بیان کرد: 22 بهمن آغازگر یک حکومت توحیدي و الهی در این مملکت و استقلال ایران از سلطه
بیگانگان و ایجاد تمدن جدیدي که همه ارکان و شئون مملکت به خود مردم واگذار شد است و امام (ره) انقلابی بر پایه باور ها و اعتقادات

 
الهی ایجاد کردند که در دنیا مشابه آن وجود ندارد انقلابی که در راه اعتلاي آن خون هاي گرانبهایی تقدیم شد. 

احمدزاده با بیان اینکه 22 بهمن آغازگر دورانی است که مردم با اراده خودشان مملکت را اداره کنند، گفت: بر حاکمیت این مملکت، ولی

 
فقیه که جانشین امام معصوم است قرار دارد که حرفش حرف خدا و ائمه اطهار است. 

استاندار کهگیلویه و بویراحمد به تجربه خود به سفر به یکی از کشور هاي همسایه اشاره کرد و افزود: در سفرم به یکی از کشور هاي همسایه
یکی از مقامات آن کشور به من گفت ما بدون اجازه آمریکا حتی نمی توانیم درب یک کارخانه را تغییر بدهیم، اگر ما، ولی فقیه داشتیم زیر

 
سلطه و سیطره آمریکا نبودیم. 

استاندار کهگیلویه و بویراحمد در ادامه خطاب به مردم گفت: باور کنیم و اعتقاد داشته باشیم که این کشور آینده دار است استکبار جهانی و

 
هم پیمانانش به دنبال این هستند که شما را از پیروي از ولایت فقیه ناامید کنند. 

وي با بیان اینکه در کشور مشکلات اقتصادي وجود دارد، گفت: دشمن ما را تحریم کرده، اما ملت ایران ملت مقاومی هستند و روي پاي
خودمان، داشته ها و توانمندي هایمان و اندوخته هاي داخلی از این گردنه سخت عبور خواهیم کرد و مشکلات را به دست همین جوانان حل

 
می کنیم. 

استاندار کهگیلویه و بویراحمد با بیان اینکه ما اراده کردیم کشورمان را خودمان بسازیم و اجازه ندهیم مانند آن دوران دارایی هایمان را به

 
یغما ببرند، گفت: به فضل الهی از این گردنه سخت مشکلات اقتصادي که همه به واسطه آمریکا است عبور خواهیم کرد. 

مقام عالی دولت در کهگیلویه و بویراحمد گفت: آغاز دوران رفع مشکلات اقتصادي فرا رسیده و من به عنوان فرزند این استان به شما قول

 
می دهم ظرف یکسال آینده شاهد تحولات خوبی در زمینه اقتصادي و ایجاد اشتغال در استان باشیم. 

احمدزاده بیان کرد: کار هاي بزرگی در استان آغاز شده و آغاز خواهد شد، اشتغال در استان رونق می گیرد و جوانان بیکار ما از این وضعیت

 
خارج و صاحب شغل خواهند شد. 

استاندار کهگیلویه و بویراحمد بیان کرد: دولت توجه ویژه اي به کهگیلویه و بویراحمد دارد و به دنبال تغییر در استان است، پروژه هاي



 
بزرگی که اجرا شده و یا در دست اجرا است بیانگر توجه و نگاه خاص دولت سیزدهم به استان است. 

احمدزاده با بیان اینکه استان وارد چرخه جدیدي از تولید و اشتغال شده، گفت: در حال حاضر براي طرح هاي گاز، نفت و آب اقدامات مهم و

 
بزرگی طراحی و در دست اجرا است. 

وي بیان کرد: در حوزه آب، سد هایی حق ما بود، اما این حق را به ما ندادند که با تلاش صورت گرفته عملیات اجرایی این سد ها آغاز شده
است، سد تنگ سرخ در سال 1401 آبگیري و مشکلات آب شهر یاسوج و دشت هاي اطراف برطرف می شود، کار هایی هم در دشت امامزاده

 
جعفر و باشت انجام می شود. 

مقام عالی دولت در کهگیلویه و بویراحمد بیان کرد: چند روز گذشته با تکیه بر توان استان و استفاده از ظرفیت ارکان دولتی، نمایندگان

 
مجلس و دستگاه ها توانستیم مجوز احداث سد آبریز را علی رغم همه مخالفت ها اخذ کنیم و از این گردنه سخت عبور کنیم. 

وي تصریح کرد: تلاش براي توسعه و پیشرفت و تحول در استان به شرط حمایت مردم ادامه دارد، از مردم استان می خواهم براي اخذ

 
تسهیلات و ایجاد اشتغال به ما مراجعه کنند. 

احمدزاده در پایان با بیان اینکه قول می دهم ظرف یکی دو سال آینده تحولات زیادي در استان ایجاد شود، خاطر نشان کرد: تا پاي جان از
هیچ تلاش و کوششی براي عمران و آبادانی استان دریغ نخواهیم کرد.



نماینده گناباد: اعمال مالیات بر عایدي از سوداگري ها می کاهد

منبع: ایرناشماره خبر:  163  |  تاریخ: 1400/11/22

گناباد- ایرنا- عضو کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی گفت: بررسی طرح مالیات بر عایدي سرمایه در مجلس به عنوان یک
ضرورت براي کاهش فعالیت هاي سوداگري در سطح کشور مورد اهتمام است.

گناباد- ایرنا- عضو کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی
گفت: بررسی طرح مالیات بر عایدي سرمایه در مجلس به
عنوان یک ضرورت براي کاهش فعالیت هاي سوداگري در

 
سطح کشور مورد اهتمام است. 

محمد صفایی دلویی روز جمعه در سخنرانی پایانی راهپیمایی
22 بهمن گناباد در مصلاي حضرت امام خمینی (ره) با اشاره
به بررسی نهایی طرح مالیات بر عایدي سرمایه در 2 هفته
آینده در صحن علنی مجلس، گفت: امروز افزایش فعالیتهاي
سوداگري از مشکلات مهم اقتصادي در کشور است و بخش
زیادي از سرمایه ها به سمت این اقدامات سوق یافته است که

تصویب مالیات بر عایدي سرمایه، انگیزه افراد را براي انجام فعالیتهاي سوداگري کاهش می دهد و بیشتر منابع به سمت تولید و کارآفرینی

 
سوق می یابد. 

وي ادامه داد: طرح مالیات بر عایدي سرمایه هم اکنون در 180 کشور جهان در حال اجرا است و تاکنون در ایران این مالیات اخذ نمی شد و

 
در نتیجه آن بخش عظیمی از منابع مالی افراد به سمت فعالیتهاي سوداگري و خرید و فروش زمین، مسکن و خودرو و غیره سوق می یافت. 

عضو کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی گفت: بر اساس استعلام از وزارت راه و شهرسازي یک نفر در تهران مالک 700 واحد
مسکونی است و حال آنکه حتی یک ریال مالیات پرداخت نکرده است و فرد دیگر در طول یک سال 6 هزار خودرو خرید و فروش کرده و
حتی یک ریال هم مالیات نداده است که با تصویب مالیات بر ارزش افزوده در مجلس شوراي اسلامی، شاهد کاهش این معضلات واسطه گري

 
در بخش هاي مختف خواهیم بود. 

وي دیگر طرح مهم در دست بررسی در کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی را که براي نخستین بار بعد از پیروزي انقلاب اسلامی
صورت می گیرد، اصلاح نظام بانکی دانست و افزود: هم اکنون چهار دهک نخست جامعه، که اقشار ضعیفی هستند تنها پنج درصد منابع و 2
درصد دیگر 65 درصد منابع بانکی را استفاده می کنند که با تصویب این طرح، که مراحل نهایی بررسی خود را می گذراند، تاثیرات مهمی در

 
بازتوزیع تسهیلات و ایجاد عدالت در این بخش خواهد داشت. 

این نماینده مجلس با اشاره به اینکه دولت مردمی و جهادي رییسی امروز با دو چالش بزرگ مواجه است، گفت: از یک طرف نقدینگی در
دولت هاي یازدهم و دوازدهم 6 برابر افزایش یافته و امروز چهار هزار میلیون میلیارد تومان نقدینگی در دست مردم وجود داردکه به ضرر

 
طبقات محروم جامعه است. 



صفایی تصریح کرد: دیگر میراث دولت سیزدهم از دولتهاي قبل، اوراق قرضه است که در این دولتها توزیع شده و در نتیجه دولت رییسی
ماهیانه باید 10 هزار و 500 میلیاد تومان را نقد و بازپرداخت کند ولی با اراده قوي و حمایت مجلس شوراي اسلامی بر همه این مشکلات

 
فائق می آییم و سال آینده وضعیت بهتر و مناسب تري براي مردم رقم خواهد خورد. 

صفایی گفت: به برکت انقلاب اسلامی کشور ما به عزت، اقتدار و عظمتی بالا دست یافته است و عضویت در سازمان همکاریهاي اقصادي
شانگهاي، نشان دهنده اقتدار و نقش مهم کشور ما در سطح بین المللی است و امروز این سازمان با برخورداري از 42 درصد جمعیت و 25

 
درصد اقتصاد جهان، سالانه 22 هزار میلیارد دلار مبادلات اقتصادي دارد. 

وي خاطرنشان کرد: امروز ملت ایران با گذشت 43 سال از پیروزي انقلاب اسلامی، مسیر انقلاب را استوارتر از ابتداي انقلاب با پایداري و
استقامت می پیماید و اگر حاج قاسم براي استکبار تهدید به شمار می رفت امرو شهید سلیمانی تهدیدي فراتر است به طوري که در نقاط

 
مختلف دنیا پرچم مقاومت در برابر استکبار برافراشته شده است. 

نماینده گناباد در مجلس افزود: در حوزه زیرساختی با وجود همه مسائل و مشکلات مالی، تکمیل باقیمانده محور دوبانده گناباد - مه ولات در
دستور کار قرار گرفت و در آینده نزدیک به بهره برداري می رسد و تکمیل خط ریلی یونسی - بجستان - گناباد هم تکمیل اعتبار شده است

 
و یک هزار میلیارد ریال طی یک سال گذشته براي تکمیل طرح احداث فرودگاه گناباد نیز جذب اعتبار شده است. 

صفایی گفت: طرح آبخیزداري سیاه کوه در سال 1392 در لایحه بودجه گنجانده شده بود که بعد از مدتی دوباره حذف شد اما در لایحه

 
بودجه سال آینده مورد توجه قرار گرفته است. 

آحاد مختلف مردم و مسوولان گناباد با حضور گسترده در راهپیمایی 22 بهمن که در حدفاصل میدان تا مصلاي امام خمینی (ره) برگزار شد،

 
حمایت خود از آرمان هاي نظام مقدس جمهوري اسلامی و منویات رهبر معظم انقلاب را به نمایش گذاشتند. 

 
مرکز شهرستان 93 هزار نفري گناباد در 267 کیلومتري جنوب مشهد واقع است. 

 
برچسب ها 

 
- کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی 

 
- مالیات 

 
- فرار مالیاتی 

 
- گناباد 

 
- نماینده مجلس شوراي اسلامی 

- راهپیمایی 22 بهمن



زمان عبور از مشکلات اقتصادي فرا رسیده است/ تحول در اقتصاد و رونق اشتغال

استان ظرف یکسال آینده

منبع: تابناكشماره خبر:  164  |  تاریخ: 1400/11/22

 
زمان عبور از مشکلات اقتصادي فرا رسیده است/ تحول در اقتصاد و رونق اشتغال استان ظرف یکسال آینده 

 
استاندار کهگیلویه و بویراحمد گفت: زمان عبور از مشکلات اقتصادي که به واسطه آمریکا ایجاد شده فرا رسیده است. 

به گزارش تابناك کهگیلویه و بویراحمد، سید علی احمدزاده در
مراسم راهپیمایی موتوري و خودرویی 22 بهمن شهر یاسوج با
گرامیداشت حضور حماسی و پرشور مردم استان کهگیلویه و
بویراحمد گفت: 22 بهمن یادآور روز حماسه ملت ایران و روز
خروش و قیام مردم علیه طاغوت و آغاز یک دوره جدید حاکمیت

 
الهی بر این سرزمین است. 

استاندار کهگیلویه و بویراحمد به وضعیت کشور قبل از انقلاب اشاره
کرد و افزود: قبل از انقلاب شاهد بودیم که چکمه پوشان آمریکا و اجانب از هیچ ظلم و ستمی بر پیکره این ملت کوتاهی نکردند و سرمایه

 
ملی ما را جلوي چشمانمان به یغما می بردند. 

وي بیان کرد: 22 بهمن یادآور دوران قبل از پیروزي انقلاب است که سرسپردگان مملکت دستشان به سوي اجانب دراز بود و چشمشان به

 
دست دشمن بود و همه کشور را در اختیار بیگانگان قرار داده بودند. 

مقام عالی دولت در کهگیلویه و بویراحمد بیان کرد: 22 بهمن آغازگر یک حکومت توحیدي و الهی در این مملکت و استقلال ایران از سلطه
بیگانگان و ایجاد تمدن جدیدي که همه ارکان و شئون مملکت به خود مردم واگذار شد است و امام(ره) انقلابی بر پایه باورها و اعتقادات

 
الهی ایجاد کردند که در دنیا مشابه آن وجود ندارد انقلابی که در راه اعتلاي آن خون هاي گرانبهایی تقدیم شد. 

احمدزاده با بیان اینکه 22 بهمن آغازگر دورانی است که مردم با اراده خودشان مملکت را اداره کنند، گفت: بر حاکمیت این مملکت ولی

 
فقیه که جانشین امام معصوم است قرار دارد که حرفش حرف خدا و ائمه اطهار است. 

استاندار کهگیلویه و بویراحمد به تجربه خود به سفر به یکی از کشورهاي همسایه اشاره کرد و افزود: در سفرم به یکی از کشورهاي همسایه
یکی از مقامات آن کشور به من گفت ما بدون اجازه آمریکا حتی نمی توانیم درب یک کارخانه را تغییر بدهیم، اگر ما ولی فقیه داشتیم زیر

 
سلطه و سیطره آمریکا نبودیم. 

استاندار کهگیلویه و بویراحمد در ادامه خطاب به مردم گفت: باور کنیم و اعتقاد داشته باشیم که این کشور آینده دار است استکبار جهانی و

 
هم پیمانانش به دنبال این هستند که شما را از پیروي از ولایت فقیه ناامید کنند. 

وي با بیان اینکه در کشور مشکلات اقتصادي وجود دارد، گفت: دشمن ما را تحریم کرده اما ملت ایران ملت مقاومی هستند و روي پاي



خودمان، داشته ها و توانمندي هایمان و اندوخته هاي داخلی از این گردنه سخت عبور خواهیم کرد و مشکلات را به دست همین جوانان حل

 
می کنیم. 

استاندار کهگیلویه و بویراحمد با بیان اینکه ما اراده کردیم کشورمان را خودمان بسازیم و اجازه ندهیم مانند آن دوران دارایی هایمان را به

 
یغما ببرند، گفت: به فضل الهی از این گردنه سخت مشکلات اقتصادي که همه به واسطه آمریکا است عبور خواهیم کرد. 

مقام عالی دولت در کهگیلویه و بویراحمد گفت: آغاز دوران رفع مشکلات اقتصادي فرا رسیده و من به عنوان فرزند این استان به شما قول

 
می دهم ظرف یکسال آینده شاهد تحولات خوبی در زمینه اقتصادي و ایجاد اشتغال در استان باشیم. 

احمدزاده بیان کرد: کارهاي بزرگی در استان آغاز شده و آغاز خواهد شد، اشتغال در استان رونق می گیرد و جوانان بیکار ما از این وضعیت

 
خارج و صاحب شغل خواهند شد. 

استاندار کهگیلویه و بویراحمد بیان کرد: دولت توجه ویژه اي به کهگیلویه و بویراحمد دارد و به دنبال تغییر در استان است، پروژه هاي

 
بزرگی که اجرا شده و یا در دست اجرا است بیانگر توجه و نگاه خاص دولت سیزدهم به استان است. 

احمدزاده با بیان اینکه استان وارد چرخه جدیدي از تولید و اشتغال شده، گفت: در حال حاضر براي پروژه هاي گاز، نفت و آب اقدامات مهم

 
و بزرگی طراحی و در دست اجرا است. 

وي بیان کرد: در حوزه آب، سدهایی حق ما بود اما این حق را به ما ندادند که با تلاش صورت گرفته عملیات اجرایی این سدها آغاز شده
است، سد تنگ سرخ در سال 1401 آبگیري و مشکلات آب شهر یاسوج و دشت هاي اطراف حل می شود ، کارهایی هم در دشت امامزاده

 
جعفر و باشت انجام می شود. 

مقام عالی دولت در کهگیلویه و بویراحمد بیان کرد: چند روز گذشته با تکیه بر توان استان و استفاده از ظرفیت ارکان دولتی، نمایندگان

 
مجلس و دستگاه ها توانستیم مجوز احداث سد آبریز را علی رغم همه مخالفت ها اخذ کنیم و از این گردنه سخت عبور کنیم. 

وي تصریح کرد: تلاش براي توسعه و پیشرفت و تحول در استان به شرط حمایت مردم ادامه دارد، از مردم استان می خواهم براي اخذ

 
تسهیلات و ایجاد اشتغال به ما مراجعه کنند. 

احمدزاده در پایان با بیان اینکه قول می دهم ظرف یکی دو سال آینده تحولات زیادي در استان ایجاد شود، خاطر نشان کرد: تا پاي جان از
هیچ تلاش و کوششی براي عمران و آبادانی استان دریغ نخواهیم کرد.



جشن ملی 1400/ قرائت قطعنامه پایانی راهپیمایی 22بهمن

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  165  |  تاریخ: 1400/11/22

قطعنامه پایانی راهپیمایی 22 بهمن قم قرائت شد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما؛ مرکز قم، در بخشی از
قطعنامه مراسم یوم االله 22 بهمن آمده است: ما شرکت
کنندگان در مراسم 22 بهمن به نمایندگی از تمام مردم حق
جو و حق گوي ایران اسلامی و پیروان راه و مرام شهید سپهبد
حاج قاسم سلیمانی، ضمن تجدید میثاق با ارزش ها و آرمان
هاي انقلاب اسلامی و بیعت با، ولی فقیه و مقتداي عظیم
الشان انقلاب اسلامی و همچنین ارواح طیبه شهداي این مسیر
نورانی به شکرانه سالگشتِ پیروزي انقلاب از عید ولادت
حضرت زهرا (سلام االله علیها) تا ولادت امیرالمومنین علی

 
(علیه السلام) را جشن گرفته ایم. 

 
متن قطع نامه راهپیمایی 22 بهمن به این شرح است: 

 
بسم االله الرحمن الرحیم 

 
ُ مَعَکُمْ وَ لنَْ یتَِرَکُمْ أعَْمالکَُمْ (سوره محمد آیه 35)  لْمِ وَ أنَتُْمُ الأَْعْلَوْنَ وَ االلهَّ فَلا تهَِنُوا وَ تدَْعُوا إلِىَ السَّ

 
پس هرگز سست نشوید و دشمنان را به صلح ذلتّ بار دعوت نکنید در حالی که شما برترید. 

 
و خداوند با شماست و چیزي از ثواب اعمالتان را کم نمی کند! 

حمد و سپاس ذات اقدس احدیّت جلّ و علا را که چنین روزي به نام مقدس «یوم االله» آراسته گردید و نظام جمهوري اسلامی ایران، با قیام
قیامت گونه ملت، نخستین حکومت در عصر غیبت بر مبناي قرآن را ایجاد و در سایه ي نعمت اسلام و ولایت و رهبري پیامبرگونه حضرت
امام خمینی (قدس سره الشریف) حماسه اي بی نظیر برپا، و در پرتو آن محرومان و مستضعفان را فلاح و رستگاري بخشید و 22 بهمن را به

 
فجر رهایی مبدل و الگوي نجات بخش سایر ملل قرار داد. 

اینک در طلیعه چهل و چهارمین بهار استقلال، آزادي و جمهوري اسلامی که گفتمان انقلاب اسلامی با گسترش محور مقاومت و مقابله با
نظام استکبار و ایادي آن، فصل نوینی را در پیش روي جهانیان قرار داده و هندسه قدرت را تغییر و فتح دروازه تمدن نوین اسلامی را با
رهبري آیت االله العظمی امام خامنه اي (مد ظله العالی) مژده می دهد، ما شرکت کنندگان در مراسم 22 بهمن به نمایندگی از تمام مردم
حق جو و حق گوي ایران اسلامی و پیروان راه و مرام شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی، ضمن تجدید میثاق با ارزش ها و آرمان هاي انقلاب
اسلامی و بیعت با، ولی فقیه و مقتداي عظیم الشان انقلاب اسلامی و همچنین ارواح طیبه شهداي این مسیر نورانی به شکرانه سالگشتِ
پیروزي انقلاب از عید ولادت حضرت زهرا (سلام االله علیها) تا ولادت امیرالمومنین علی (علیه السلام) را جشن گرفته و یوم االله 22 بهمن را
در قامت یک جشن بزرگ ملی گرامی داشته و با بانگ رساي توحیدي «االله اکبر ـ خامنه اي رهبر» و فریاد کوبنده «مرگ بر آمریکا، مرگ بر

انگلیس و مرگ بر اسرائیل» اعلام می نماییم: 



1- ملت شهید پرور و خداجوي ایران اسلامی، تحت هدایت و رهبري هوشمندانه مقام معظم رهبري و بر حسب بینش انقلابی خود، نیک
دریافته است که دشمن کژ اندیش و اهرمن خوي می کوشد که با تهاجم ترکیبی و با بهره گیري از دیکتاتوري رسانه اي، اقدامات فخرآفرین
و حماسه هاي بزرگ پیشرفت در عرصه هاي گوناگون را کم رنگ و بی اهمیت نشان دهد؛ از این رو، از تمامی دستگاه هاي ذیربط بخصوص
رسانه ملی و همچنین اندیشمندان، اهل قلم و افسران جنگ نرم می خواهیم که در جـهاد گسترده تبیین، ترفـند هاي دشمنان را نقش بر
آب کرده و مردم ایران، نسل جـوان و نیز افکار عمومی مسلمانان و جهانیان را از دستاورد هاي بزرگ ملت ایران در پرتو انقلاب اسلامی آگاه

 
سازند. 

2- ادامه مسیر پر فروغ انقلاب اسلامی، درس آموزي و عمل به بیانیه گام دوم انقلاب است و با جهاد تبیین به عنوان فریضه قطعی و فوري
می توان به بلنداي تشخیص نیاز لحظه و قله هاي رفیع آن دست یافت و ارتقاي روز افزون حوزه هاي علمی و فناوري، اقتصادي و نظامی و
بویژه استیفاي کامل حقوق هسته اي ملت ایران و تقویت روز افزون بنیه صنایع بازدارنده دفاعی و موشکی را مطالبه همگان دانسته و ضمن
محکوم نمودن مواضع مقامات ارشد غربی درباره مبانی دفاعی ایران، با تقدیر از تلاش هاي تیم مذاکره کننده، خواهان تبعیت از منویات، ولی
امر مسلمین و توجه به قوانین مجلس شوراي اسلامی با تکیه بر عزم خلل ناپذیر جوانان مومن انقلابی کشور در فتح قله هاي پیشرفت و

 
توسعه کشور هستیم. 

3- تحقق اقتصاد مقاومتی در سایه جهش و جهاد تولید را تنها راهکار حل مشکلات اقتصادي کشور دانسته و ضمن مطالبه جدي و تاکید بر
اهتمام مضاعف مسئولان، نهاد هاي قانون گذار و دستگاه هاي اجرایی به منظور پشتیبانی ها و مانع زدایی ها، ارتقاي کیفیت محصولات
داخلی را از تولید کنندگان خواستاریم و این مهم را در سایه توجه به افسران و رزمندگان جنگ اقتصادي، یعنی کارآفرینان و کارگران، قابل
تحقق می دانیم. ما شرکت کنندگان در این حماسه ملی، خود را ملزم به استفاده از کالا هاي بومی با هدف حمایت از اشتغال و رفع بیکاري
جوانان دانسته و از هموطنان عزیزمان دعوت می نماییم با رعایت اصلاح الگوي مصرف و حمایت از کار و کالاي ایرانی، در جهت تحقق نظام

 
پیشرفته اسلامی قدم بردارند. 

4- بار دیگر بر حفظ وحدت ملی و دوري از هرگونه اقدام و عمل تفرقه افکنانه و فتنه گرایانه جریان هاي داخلی و خارجی تاکید و بر حمایت
همه جانبه خود از همبستگی جهان اسلام و جبهه مقاومت دفاع از فلسطین و قدس اشغالی به عنوان مساله اول مسلمین تصریح و همچنین

 
جنایات وحشیانه رژیم مرتجع آل سعود و هم پیمانان آن در یمن و سکوت مجامع بین المللی و مدعی حقوق بشر را محکوم می نمائیم. 

5- با تقدیر از تلاش هاي دولت مردمی و خدمت گذار، مجلس انقلابی و قوه قضائیه عدالت محور، بر پیگیري مطالبات و انتظارات بر حق
مردم، مبارزه با فساد، مسدود نمودن روزنه هاي تبعیض، رانت خواري و جلوگیري از حاکم نمودن جو یأس و ناامیدي در کشور و رفع

 
مشکلات معیشتی تاکید می نماییم. 

6- ما ملت انقلابی و استکبارستیز ضمن حمایت از رویکرد جدید دولت بر ایجاد تعادل و توازن در تعامل با کشور ها و وقوف کامل به نقشه
هاي شوم شیطان بزرگ آمریکاي جنایتکار و آگاهی از جنگِ شناختی و رسانه اي دشمن، هرگونه مداخله و شبه افکنی و تخریب چهره نظام
مقدس جمهوري اسلامی را خیال خام دانسته و از پیشرفت ها و دستاورد هاي بزرگ در حوزه علم و فن آوري، نظامی، امنیتی و سیاسی

 
حمایت قاطع نموده و آمادگی خود را براي جان فشانی و دفاع در مقابل هرگونه تهدید احتمالی اعلام می نماییم. 

 
والسلام علیکم و رحمه االله و برکاته 

بیست و دوم بهمن 1400



کردستان باید در کنار کشاورزي و گردشگري به قطب صنعتی تبدیل شود

منبع: کرد پرسشماره خبر:  166  |  تاریخ: 1400/11/22

سرویس کردستان - استاندار کردستان گفت: باید کردستان را در کنار قطب کشاورزي و گردشگري به یک استان صنعتی تبدیل
کنیم.

سرویس کردستان - استاندار کردستان گفت: باید کردستان را
در کنار قطب کشاورزي و گردشگري به یک استان صنعتی

 
تبدیل کنیم. 

به گزارش کرد پرس، اسماعیل زارعی کوشا در مراسم افتتاح
مجتمع فولادي بیجار گروس، گفت: در این چند وقت
واحدهاي تولیدي خوبی در استان در حوزه هاي مختلف افتتاح
شده است لذا طرح توسعه طرح ها از اهمیت بسیار بالایی

 
برخوردار است. 

وي اظهار کرد: باید شرایط تولید را در استان با به پاي کار آوردن مدیران استانی به وجود بیاوریم و کردستان را در کنار قطب کشاورزي و

 
گردشگري به یک استان صنعتی تبدیل کنیم. 

استاندار کردستان به شعار سال جاري اشاره کرد و افزود: امیدواریم در پایان سال، مانع زدایی ها به پایان نرسد و پشتیبانی ها از تولید ادامه

 
داشته باشد. 

مدیرعامل مجتمع فولاد بیجار گروس بیان کرد: جلوگیري از خام فروشی مواد معدنی، اشتغال زایی در منطقه و محرومیت زدایی از جمله

 
عوامل مهم احداث این مجتمع است. 

علی یاري با اشاره به اینکه این طرح با 130 میلیارد تومان سرمایه گذاري افتتاح شده است، ادامه داد: این پروژه در مساحتی بالغ بر 7هکتار

 
کنستانتره آهن و آهن مگنتتی را تولید می کند. 

وي با اشاره به اینکه این پروژه به طور مستقیم براي 100 نفر و به صورت غیر مستقیم براي 300نفر اشتغال زایی داشته است، یادآور شد:
مجتمع فولاد بیجار گروس ظرفیت اسمی تولید سالانه یکصدهزار تن را دارد.



حضور مردم در صحنه نشانه قوت انقلاب است

منبع: روزنامه صبح ساحلشماره خبر:  167  |  تاریخ: 1400/11/22

معاون امور مجلس رئیس جمهور گفت: حضور پر شور مردم در
سالروز پیروزي انقلاب، نشانه قوت نظام جمهوري اسلامی ایران

 
است. 

به گزارش صبح ساحل، «سید محمد حسینی»،معاون امور
مجلس رئیس جمهور در مراسم بزرگداشت سالروز پیروزي
انقلاب اسلامی در بندرعباس افزود: امروز مردم در هزار و 500
شهر و بیش از سه هزار روستا، سالروز پیروزي انقلاب اسلامی
را گرامی داشتند که این ثبات و پایمردي در جهان بی سابقه

است. وي گفت: تاریخ گواه است که آمریکا و جبهه استکبار براي به ثمر نرسیدن انقلاب دست به هر کاري زدند، اما اراده الهی بر پیروزي امام

 
و مردم ایران بود به طوري که مبارزي مانند کاسترو از پیروزي انقلاب اسلامی ایران بدون استفاده از سلاح، متعجب بود. 

معاون امور مجلس رئیس جمهور گفت: امام خمینی (ره) روح تازه اي در مردم ایران بوجود آورد و مردم به خودباوري رسیدند. حسینی افزود:
پیش از انقلاب مردم در انتخاب سرنوشت خود هیچ نقشی نداشتند و پیروزي انقلاب به مردم قدرت و حق واقعی انتخاب سرنوشت داد. معاون
امورمجلس رئیس جمهور گفت: پیش از انقلاب 50 درصد مردم ایران بی سواد بودند و در مناطقی مانند کهنوج در جنوب کرمان و بشاگرد

 
هرمزگان در خانه ها کپري زندگی می کردند و حتی یک راه ارتباطی وجود نداشت. 

حسینی افزود: امام راحل براي رفع محرومیت ها و سختی هاي مردم دستور تشکیل جهاد سازندگی را صادر کردند و امروز شاهد پیشرفت
هاي زیادي در زمینه خدمت رسانی به مناطق مختلف کشور هستیم. وي گفت: کشور در زمینه صنعت، کشاورزي و نظامی کاملا وابسته بود،

 
اما امروز پیشرفت هاي چشمگیري در عرصه هاي مختلف داشته است. 

حسینی افزود: اکنون در بخش نظامی مجهز به قدرت موشکی و پهپادي بازدارنده هستیم به طوري که دشمن جرات تهدید ندارد و براي
نخستین بار بعد از جنگ جهانی دوم ایران پایگاه نظامی آمریکا در عین الاسد را موشک باران کرد. وي گفت: هفته گذشته نیز از موشک
خیبرشکن رونمایی شد که کابوسی براي اسرائیل است، و این قدرت موشکی از برکات تلاش هاي شهید طهرانی مقدم، بنیانگذار صنعت

 
موشکی ایران است. 

معاون امور مجلس رئیس جمهور گفت: خواست امام راحل و سفارش رهبر معظم انقلاب، خدمت رسانی مسئولان به مردم و حضور در میان
آنهاست که دولت سیزدهم با انجام 15 سفر استانی بدنبال حضور واقعی در میان مردم است. حسینی افزود: سفر هاي رئیس جمهور براي
حل مشکلات مردم و در راستاي مردمی بودن دولت است، به طوري همیشه در مشکلات و مانند سیل و زلزله خدمت به مردم را وظیفه خود

 
میداند. 

معاون امور مجلس رئیس جمهور گفت: در سال هاي گذشته سستی هایی در مسئولان موجب تداوم برخی کمبود ها شد، اما با استقرار دولت



انقلابی سیزدهم و در مدت چند هفته بیش از صد میلیون واکسن کرونا تامین شد و در زمینه مقابله با این بیماري و آن موج مرگ و میر،
کشور به یک وضعیت بهتر رسید. حسینی افزود: در زمینه اقتصادي نیز صنایع بزرگ با همت پاي کارند و با آغاز 48 طرح بزرگ با 17
میلیارد دلار سرمایه گذاري، در حال ایجاد تحولی بزرگ و ایجاد اشتغال در کشور هستند. وي گفت: با وجود تحریم هاي ضالمانه اکنون

 
صادارت نفت کشور نیز بسیار بیشتر از سال گذشته است و پول نفت نیز به کشور بر می گردد. 

معاون امور مجلس رئیس جمهور افزود: در عرصه دیپلماسی نیز کشور بدنبال تعامل با همه جهان است و سیاست توازن را با واقعیت گرایی
دنبال می کند و در این مدت کوتاه ایران به عضوت پیمان شانگ هاي درآمد و با تعامل با کشور هاي همسایه زمینه رونق اقتصادي و صادرات
فراهم می شود. وي افزود: دولت سیزدهم در عین حال که مذاکرات رفع تحریم را با عزت و اقتدار دنبال می کند، اما به دنبال بی اثر کردن

 
تحریم ها نیز است. 

حسینی گفت: اکنون زمینه براي همکاري و تلاش همه نخبگان کشور فراهم است تا با کمک آحاد مردم مشکلات رفع، و کشور به پیشرفت

 
بیشتري برسد. 

 
منبع: صداوسیما 

 
نظر کاربران ثبت نظر شما 

 
براي این مطلب تا کنون نظري ثبت نشده است. 

 
 200 / 0

 
ثبت نظر 

 
- نظر شما پس از بررسی و تایید منتشر خواهد شد. 

- لطفا از بکاربردن الفاظ رکیک، توهین و تهمت به اشخاص حقیقی و حقوقی خودداري کنید.



جایگاه قرض الحسنه در نظام بانکی ارتقا می یابد

منبع: بورس و بانکشماره خبر:  168  |  تاریخ: 1400/11/22

مدیرعامل بانک قرض الحسنه رسالت گفت: توسعه و نهادینه
شدن قرض الحسنه دردولت جدید مورد توجه قرار گرفته و در
قانون بانکداري جدید هم که در حال بررسی است، این جایگاه

 
ارتقا پیدا خواهد کرد. 

به گزارش بورس وو بانک و به نقل از روابط عمومی بانک
رسالت ؛ با تصویب قانون عملیات بانکی بدون ربا، قرض
الحسنه به صورت یکی از روش هاي جذب و تخصیص منابع،

مورد استفاده نظام بانکی کشور قرار گرفت و اکنون دو بانک قرض الحسنه مهر و رسالت در این زمینه فعال هستند. اکنون که در مجلس
طرحی تحت عنوان بانکداري جمهوري اسلامی ایران در حال بررسی است، به نظر می رسد از این مهم غفلت نشده و براساس گفته محمد
حسین حسین زاده، مدیرعامل بانک قرض الحسنه رسالت در صورت تصویب نهایی این طرح و قانونی شدن آن جایگاه قرض الحسنه ارتقا

 
پیدا خواهد کرد. در ادامه گفت و گوي کامل مدیرعامل بانک قرض الحسنه رسالت با خبرنگار ایبِنا را می خوانید. 

 
درباره عملکرد بانک قرض الحسنه رسالت با توجه به اینکه یکی از اهداف آن ایجاد مشاغل خرد با حداقل هزینه بوده، توضیح دهید؟ 

یکی از رویکردهاي اصلی بانک قرض الحسنه رسالت به عنوان یکی از دو بانک قرض الحسنه کشور این است که وام هاي قرض الحسنه در
راستاي ایجاد مشاغل خرد و خانگی و به عبارتی کارآفرینی اجتماعی صرف شود و در این راستا با همکاري چندین سازمان اجتماعی همسو

 
اقدامات خوبی هم صورت گرفته است. 

ابتدا باید اشاره شود که تا پایان امسال براساس آمار، قریب به یک میلیون فقره وام پرداخت و حدود 50 درصد از این تعداد که تقریبا 15
هزار میلیارد تومان جمع آنها است به مشاغل خرد و خانگی اختصاص یافته است. کار دیگري که با همکاري برخی سازمان هاي دیگر از جمله
کمیته امداد، بهزیستی و سازمان هاي دیگري که علاقمند به این موضوع بودند، صورت گرفته طراحی و عملیاتی شدن پلتفرم هایی براي

 
راهبري و رصد کسب و کارهاي خرد و خانگی است. 

به این صورت کسانی که براي کسب و کار خود وام قرض الحسنه نیاز دارند، باید محصول خود را از ابتدا تا انتها یعنی مرحله فروش با
استفاده از پلتفرم هاي مورد اشاره به چرخه وارد کنند. براي هر کسب و کار با همکاري سازمان هاي همسو غرفه بازار مجازي در نظر گرفته
خواهد شد و در اختیار آنان قرار می گیرد، بنابراین نمی توانند با وام قرض الحسنه خود کالایی غیر از کالاي مورد نیاز شغل تعریف شده از
سوي خود را خریداري کنند. در طول یکسال گذشته تعداد این نوع کسب و کارها و مشاغل خرد و خانگی که وام دریافت و آن را صرف کار

 
خود کردند و تحت این راهبري قرار گرفتند، حدود 50 هزار شغل بوده است. 

 
بحث وام بدون ضامن این روزها بسیار مطرح است، آیا بانک قرض الحسنه رسالت هم نقشی در این برنامه دارد؟ 



اگرچه موضوعی که در ارتباط با وزارت محترم اقتصاد و دارایی مطرح شد، مربوط به بانک هاي دولتی بود، اما خوشبختانه بانک قرض الحسنه
رسالت از چهار سال پیش گروه اعتبارسنجی مشتریان را در سامانه مرآت شروع کرده، امروز هم این سامانه بالغ بر 3 میلیون عضو دارد و تمام
آنها اعتبار سنجی شده اند و در عمل بانک قرض الحسنه رسالت به عنوان یک بانک قرض الحسنه خصوصی از 3 سال پیش اعتبارسنجی و

 
پرداخت وام بدون ضامن را بسته به نتایج این کار آغاز کرده و تمام وام ها هم به صورت غیرحضوري پرداخت می شود. 

 
این اعتبار سنجی به چه شکل انجام می شود؟ آیا امکان دارد که در کشور ما نظام اعتبارسنجی مانند جهان پیش رود؟ 

مشتریان بانک می توانند به سامانه مرآت مراجعه کنند که در آن به خودي به خود اطلاعات شغلی و درآمدي شان را باید مطرح کنند و با
توجه به اصول علمی و به روز اعتبارسنجی انجام می شود. یکی از مواردي که درباره اعتبارسنجی صدق می کند، این است که با توجه به
درآمد و هزینه هاي اظهاري توسط خود فرد میزان توان قسط تشخیص داده و تعیین می شود و برهمین اساس وام به او تعلق خواهد گرفت
و کار هم به این شکل است که برخی در این سامانه مناسب تشخیص داده می شوند، برخی کاملا مناسب و برخی بالاتر، با توجه به شرایط در
صورتیکه از مناسب به بالاتر تشخیص داده شد، خود به خود بدون ضامن وام پرداخت می شود. اکنون هم اکثریت وام هاي بانک قرض
الحسنه رسالت از جنس بدون ضامن است، یعنی مشتري متعهد به بازپرداخت است، ماهم مشکلی در زمینه بازپرداخت به صورت کلی نداریم

 
و مطالبات مان کمتر از 1.5 درصد است. 

 
وام بدون ضامن بانک قرض الحسنه رسالت عمدتا چه اقشاري را در بر می گیرد؟ 

 
تمام اقشار را در برمی گیرد و صرفا کارمندان دولت را شامل نمی شود. 

بحث انحراف از تسهیلات و به کارگیري آن در زمینه اي غیر از موضوع مطرح شده مهم و جدي است، تامین مالی زنجیره اي تا چه اندازه می

 
تواند در کنترل این مسئله به کمک آید؟ 

مسئله انحراف از تسهیلات گرچه وام هاي کلان را در برمی گیرد، ولی حداقل حدود سه سال است که با استفاده از پلتفرم هاي مورد اشاره
این انحراف از تسهیلات را حتی در وام هاي خرد کارآفرینی و اشتغال زایی کنترل کرده ایم. به این شکل که عمده مصرف وام قرض الحسنه
یا معیشتی و یا اشتغال خرد است. در مورد معیشتی وام قرض الحسنه را وام گیرنده براي معیشت و ارتقاي سطح زندگی استفاده می کند، اما
در مورد وام هاي اشتغال زایی که باید جهت استفاده در جاي خود رصد شود، الحمداالله با به کارگیري پلتفرم ها و سامانه ها از پرداخت وام تا
محل مصرف این کار صورت می گیرد و در این زمینه هیچ انحرافی را شاهد نبودیم و مسئولین محترم مربوطه هم این مسئله را مورد تائید

 
قرار داده اند. 

 
نظرتان درباره طرح بانکداري مجلس چیست و وضعیت حوزه قرض الحسنه در این طرح را چگونه می بینید؟ 

الحمداالله در دولت جدید موضوع توسعه و نهادینه شدن قرض الحسنه مورد توجه رییس جمهور و وزیر اقتصاد و رئیس کل بانک مرکزي قرار
گرفته که اقدامات خوبی را شاهد بوده ایم و جایگاه قرض الحسنه در قانون بانکداري جدید هم که در حال بررسی است، ارتقا پیدا خواهد

 
کرد. 

 
ظاهرا به این دلیل که بانک رسالت تک شعبه اي است، بخشی از کارمندان در این بانک نگران از دست دادن شغل خود هستند. 

بانک قرض الحسنه رسالت بدون شعبه است و اولین بانک دیجیتال کشور به حساب می آید. این طرح از چهار سال پیش آغاز شد، بنابراین
درصورتی که بنا بود نگرانی در مورد خانواده رسالت که همکاران ما هستند، پیش آید باید از سه سال پیش اتفاق می افتاد که به تدریج شعب
در حال جمع آوري بودند. سال 1400 این موضوع دیگر تمام شده به حساب می آید و هیچ تعدیلی در نیروي انسانی اتفاق نیفتاده است.



ممکن است شغل یک همکار برفرض از صندوق یا تحویلداري به یک کار با کیفیت بالاتري یعنی به یک کار اجتماعی و امثال آن تغییر کرده

 
باشد، ولی هیچ یک از همکاران از بانک قرض الحسنه رسالت شغل خود را از دست نداده و نخواهد داد. 

 
ارزیابی تان را از کنترل تورم در دولت آقاي رئیسی مطرح کنید؟ 

به نظر می رسد زمینه کنترل تورم و آن چیزي که در نهایت به نفع مردم باشد، قابل انجام است، اگرچه در هر صورت تمام اینها کارهایی
است که زمان خاص خود را می برد، ولی آن چیزي که بنده به عنوان یک نفر با نگاه کارشناسانه می بینم، انشااالله آینده خوبی در انتظار

کنترل تورم به نفع مردم وجود دارد.



تصویب «قانون عملیات بانکداري بدون ربا» شاه بیت تحولات بانکی پس از انقلاب

منبع: فصل تجارتشماره خبر:  169  |  تاریخ: 1400/11/22

فصل تجارت - مدیرعامل بانک صادرات ایران از دستاوردهاي نظام بانکی پس از پیروزي انقلاب اسلامی می گوید که شاه بیت آن
تصویب «قانون عملیات بانکداري بدون ربا» و توانایی نظام بانکی براي مدیریت شرایط سخت تحریم ها است.

فصل تجارت - مدیرعامل بانک صادرات ایران از دستاوردهاي
نظام بانکی پس از پیروزي انقلاب اسلامی می گوید که شاه
بیت آن تصویب «قانون عملیات بانکداري بدون ربا» و توانایی

 
نظام بانکی براي مدیریت شرایط سخت تحریم ها است. 

به گزارش فصل تجارت ، براي مرور دستاوردهاي نظام بانکی
پس از پیروزي انقلاب اسلامی با حجت اله صیدي، مدیرعامل
بانک صادرات ایران به گفت وگو نشستیم. صیدي از تحول
نظام بانکی در سال هاي پس از پیروزي انقلاب می گوید که

تصویب «قانون عملیات بانکداري بدون ربا » به عنوان چارچوبی مترقی، سرآغازي بر آن بود. در گام بعد، تقویت مزیت هاي نسبی کشور و
تأمین مالی صنایعی از قبیل فولاد، سیمان، مواد غذایی، نفت، گاز و پتروشیمی قرار داشت که به استقلال اقتصادي به عنوان ساحتی از
استقلال در مفهوم انقلابی و همه جانبه آن یاري رساند؛ مسیري که هر چند با موانعی چون جنگ تحمیلی و تحریم هاي ظالمانه مواجه بود،
اما با اصلاح ساختار و ارتقاي استانداردهاي نظام بانکی و استفاده حداکثري از فناوري هاي نوین طی شد. او چشم انداز پیش روي نظام بانکی
را که در افق گام دوم انقلاب معنا می یابد، با دو مفهوم حمایت از تولید و گسترش عدالت اجتماعی همساز می انگارد؛ دو مفهومی که بانک
صادرات ایران با توجه به حضور همیشگی در متن مردم براي هریک طرح ها و محصولاتی نو عرضه داشته و بر آن است که علاوه بر اصالت
عدالت به عنوان یکی از اصلی ترین آرمان ها، تأمین مالی مردم کم برخودار و کم درآمد کمک می کند تا پیشرفت اقتصادي نیز بهتر و سریع

 
تر در دسترس قرار گیرد. 

فارس: نظام بانکی ما پس از پیروزي انقلاب اسلامی تا چه حد متحول شد و چقدر توانست با اهداف و آرمان هاي انقلاب همسو و منطبق

 
شود؟ 

صیدي: انقلاب اسلامی مبتنی بر آموزه ها و اصول دین مبین اسلام و شعارهاي کلیدي آن استقلال، آزادي و جمهوري اسلامی بود. طبیعی
است که بعد از پیروزي انقلاب و برقراري نظام جمهوري اسلامی که مؤلفه ها و تعاریف خود را دارد و تدوین قانون اساسی، نظام بانکی نیز
باید دچار تحول می شد و از انقلاب تأثیر می پذیرفت. یکی از مهمترین کارهایی که در همان سال هاي اول استقرار نظام جمهوري اسلامی
اتفاق افتاد، این بود که فقها با کار ویژه و منسجم در خصوص عقود اسلامی، قانون عملیات بانکداري بدون ربا را تدوین کردند که در سال 62

 
تصویب شد . 

در اسلام و اقتصاد اسلامی چند مفهوم خیلی برجسته است و وقتی به قانون عملیات بانکی بدون ربا می نگریم، متوجه می شویم که توجه
خوبی به آنها شده است. یکی از این مفاهیم محاسبه سود واقعی و دیگري توزیع عادلانه سود است. در عملیات بانکی بدون ربا اولین نکته در
محاسبه سود واقعی این است که وقتی وجهی به یک فعالیت اقتصادي تخصیص پیدا می کند تا سودي حاصل شود، آن عملیات باید واقعی
باشد. دوم این که این سود بین شرکا یا افراد درگیر در آن فعالیت اقتصادي به صورت عادلانه توزیع شود. (می دانیم که عادلانه به معنی
مساوي نیست). این امر در قالب عقود معین محقق می شود که طرف هاي عقد ممکن است بانک و عامل (انجام دهنده فعالیت اقتصادي) یا
دو شریک باشند. مضاربه، مساقات، مرابحه و مشارکت از جمله این عقود هستند. با این که هر متن قانونی قابل نقد است، اما من این قانون را
قانون بسیار پیشرفته اي می دانم. یکی از نشانه هاي آن هم این است که تا امروز که بیش از 38 سال از جاري شدن قانون عملیات بانکی



 
بدون ربا می گذرد، نیازي به تغییر آن احساس نشده است. این قانون بحمداالله یکی از ثمرات انقلاب بود . 

فارس: یکی از مهمترین شعارهاي انقلاب اسلامی، استقلال بود. بانک ها براي کاهش وابستگی و افزایش خوداتکایی کشور در این بیش از

 
چهاردهه چه نقشی ایفا کردند و در دستیابی به آن چقدر موفق بودند؟ 

صیدي: بحث استقلال براي جمهوري اسلامی خیلی مهم است و بانک ها هم باید در همین مسیر حرکت کنند. در این بحث استقلال را در
حوزه اقتصاد در نظر می گیریم، اگرچه می توان در حوزه سیاست و فرهنگ و سایر حوزه ها هم به طور مبسوط گفت وگو کرد؛ اما از آنجایی
که در حوزه بانکداري بحث می کنیم، استقلال اقتصادي را مدنظر داریم. براي دستیابی به استقلال اقتصادي، لازم بود که زیرساخت هاي
کشور محکم شوند و براي این که کشور روي پاي خود بایستد، شاخص ها در حوزه اقتصاد کلان بهبود پیدا کند. باید از مزیت هاي نسبی
کشور استفاده و آنها را تقویت می کردیم و این ها نیاز به تأمین مالی داشت که نظام بانکی باید انجام می داد. به جاي این که خام فروشی
کنیم، باید به سمت ایجاد ارزش افزوده در معادن و ذخایر کشور می رفتیم. در فولاد کارهاي بزرگی شد؛ مثل فولاد مبارکه، فولاد خوزستان و
فولاد خراسان. الحمدالله الان در استان هرمزگان چند طرح بزرگ فولادي داریم که چند تا از آنها به بهره برداري رسیده است. براي این که
زنجیره فولاد تکمیل شود، باید از معادن، سنگ آهن استخراج می شد و فرآیند تبدیل به شمش فولادي را طی می کرد. بنابراین کارخانه
هاي آهن اسفنجی، گندله سازي، کنسانتره و امثال اینها ایجاد شد که این فعالیت ها نیاز به تأمین مالی داشت. بعد از آن به جاي واردات

 
ورق آهن از کره و روسیه براي تولید خودرو، تجهیزات و ماشین آلات، بانک ها کارخانه هاي فولاد را تأمین مالی کردند. 

اوائل انقلاب تولید سیمان کشور در حداقل میزان بود و در دهه 70 لازم بود به 56 تا 70 میلیون تن و تا امروز به 80 میلیون تن برسد که
تقریباً محقق شده است. کارخانه هاي سیمان با تأمین مالی بخش بانکی ایجاد شدند. در مواد غذایی خیلی مشکل داشتیم. حتی پنیر را از
دانمارك وارد می کردیم. وقتی جمعیت زیاد می شود، شیوه هاي سنتی تولید روستایی و خانگی براي جمعیت 50 تا 80 میلیونی جوابگو
نیست و انواع لبنیات باید به شیوه صنعتی تولید شود. بنابراین لازم بود شرکت هاي لبنی بزرگ تأسیس شود یا شرکت هاي موجود بزرگتر
شوند. نظام بانکی به داد اینها رسید و در حال حاضر کشور تولیدکننده و صادر کننده انواع محصولات لبنی است که نقش نظام بانکی را در

 
این بخش برجسته می کند. 

 
فارس: در حوزه تأمین مالی مزیت نسبی کشور یعنی نفت و گاز و پتروشیمی چطور؟ 

صیدي: در این حوزه روشن است که هم اکتشاف باید صورت می گرفت و هم حفاري و استخراج. بعد از تکمیل فرآیندها باید به جاي صادرات
نفت خام و گاز، آنها را به فرآورده هاي بالادستی و پایین دستی و محصول نهایی تبدیل می کردیم. بنابراین ابتدا پالایشگاه ها و بعد شرکت
هاي پتروشیمی ایجاد شدند. پارس جنوبی در عسلویه اوج این کار بود. تأمین مالی این بخش را هم نظام بانکی به عهده گرفت و این پیشرفت

 
ها باعث شد که کشور در تحقق استقلال جلو برود. 

 
فارس: آیا از منظر نظام بانکی، شاخصی براي سنجش این کاهش وابستگی و تحقق مفهوم استقلال اقتصادي وجود دارد؟ 

صیدي: استقلال یک مفهوم نسبی است و مطلق نیست که با تعیین یک عدد بتوان تشخیص داد. در همه جاي دنیا مزیت نسبی برقرار است.
در ایران هم نظام بانکی به این روند کمک کرد و به جاي واردات محصولات متنوع، خودمان تولید کردیم و الان صادرکننده خیلی از
محصولات نهایی هستیم. زمانی گاز، ماده خام محسوب می شد و متانول محصول؛ اما در حال حاضر متانول فروشی هم خام فروشی است و
باید آن را به یک محصول نهایی تبدیل کنیم. اتیلن و حتی پلی اتیلن را هم باید به سمت محصولات پایین دستی ببریم. در بخش هاي دیگر
این صنعت هم به جاي این که قطعات مختلف لوازم خانگی و خودرو را وارد کنیم، از محصولات متنوع پتروشیمی مختلف استفاده می شود.

 
این نقش نظام بانکی بود در تحقق شعار استقلال. 

فارس: اگر بخواهید در چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی، از چند دستاورد اصلی نظام بانکی براي مردم نام ببرید، به چه مواردي

 
اشاره می کنید؟ 

صیدي: دستاوردهاي نظام بانکی همین هاست. منبع اصلی بخش مهمی از تولید ناخالص داخلی که توسط کارخانجات و خدمات تامین می
شود، نظام بانکی است. تحولات زیادي هم در درون نظام بانکی اتفاق افتاده که از جمله آنها می توان به فناوري اطلاعات اشاره کرد. نظام
بانکی با این فناوري توانست روي پاي خودش بایستد. بانکداران خودشان برنامه نوشتند و نرم افزار تهیه کردند. در حال حاضر 80 میلیون نفر
جمعیت داریم. نزدیک به 200 میلیون کارت بانکی در دست مردم است و با این که زمان استاندارد متوسط نقل و انتقال تراکنش هاي بانکی
در دنیا هشت ثانیه است، در ایران این زمان کمتر است و حتی برخی اوقات پیامک انتقال وجه پس از دو ثانیه دریافت می شود. اینها

 
دستاوردهاي داخلی نظام بانکی در حوزه اصلاح ساختارهاست. 

پس از انقلاب اسلامی در نظام بانکی دو اتفاق مهم رخ داد؛ یکی عرضه سهام برخی بانک هاي بزرگ دولتی مانند بانک صادرات ایران، ملت و



تجارت در بورس و دیگري تأسیس بانک هاي خصوصی و این هر دو در نظام بانکی تحول آفرید. الحمدالله امروز چند بانک خصوصی قوي در
کشور داریم که پا به پاي بانک هاي دولتی و بورسی در حال فعالیت هستند. عمده این بانک ها به بورس وارد شدند و این موضوع باعث
شفافیت بیشتر شد. وقتی شرکتی را بورسی می کنیم، دو اتفاق می افتد؛ یکی شفافیت و دیگري افزایش پاسخگویی. اصولاً وقتی از نظام
جمهوري صحبت می کنیم، مردم سالاري و پاسخ خواهی مردم مطرح می شود و دولت باید پاسخگو باشد. بورسی کردن بانک ها و شرکت ها

 
موجب شد تا پاسخگویی در سطح بهتري قرار گیرد و کیفیت آن بالا برود. 

فارس: مدتی کوتاه پس از پیروزي انقلاب جنگ آغاز شد. نظام بانکی و از جمله بانک صادرات ایران در مواجهه با جنگ تحمیلی و پس از آن
تحریم هاي ظالمانه چه واکنش هایی از خود نشان داد، چطور به مقاوم سازي اقتصاد در برابر این تهاجمات کمک کرد و به چه نتایجی

 
رسید؟ 

صیدي: دشمن فهمیده بود که ضربه به کشور را از کجا آغاز کند. از همان ابتداي انقلاب دیدیم که از طریق گروهک ها از جمله منافقین
سعی داشت کشور را به هم بریزد و مغزهاي متفکر نظام را یکی پس از دیگري از میان بردارد تا به اهدافش برسد. موفقیت هاي انقلاب براي
دو گروه هزینه داشت. یکی براي ابرقدرت ها و استکبار جهانی و دیگري براي حکام مرتجع برخی کشورهاي منطقه که بیداري اسلامی رفته
رفته آنها را از پاسخگویی به ملت هایشان ناگزیر می کرد. اینها نمی خواستند مردم ایران و دیگر ملت ها به این بینش برسند. به همین دلیل
ترور و انفجار و ناآرامی و بلافاصله در پی آن هشت سال دفاع مقدس اتفاق افتاد و همه دنیا پشت سر عراق قرار گرفت تا زیرساخت هاي ایران
را تخریب کند. با این همه در دفاع مقدس اولاً ایران نگذاشت یک وجب از خاك کشور از دست برود و سرافراز از جنگ بیرون آمد و ثانیاً
بلافاصله همت کرد به آبادانی کشور، ساختن خرابی هاي ناشی از جنگ و سرمایه گذاري. عسلویه آغاز شد. افزایش ظرفیت سیمان،
پتروشیمی، مواد غذایی، نساجی و فولاد شروع شد. دشمنان براي ضربه زدن به این تحولات و پیشرفت، تحریم ها را آغاز کردند. دریافتند که
اگر نظام دریافت و پرداخت را فلج کنند، سیمان، خودروسازي و سایر صنایع هم نمی توانند به فعالیت خود ادامه دهند. از این رو تحریم نظام

 
بانکی خیلی زودتر از سایر تحریم ها آغاز شد. 

در مورد تحریم ها دو منبع مهم وجود دارد که یکی کتاب «جنگ خزانه داري» نوشته معاون خزانه داري آمریکا در زمان جورج بوش و
دیگري کتاب «هنر تحریم ها»ست که توسط ریچارد نفیو نوشته شده است. در کتاب جنگ خزانه داري به صراحت تحریم نظام بانکی مورد
اشاره قرار گرفته و حتی چند سطر هم در خصوص تحریم بانک صادرات ایران نوشته شده است. نظام بانکی کشور تحریم را با همه سختی
اش توانست مدیریت کند. این تحریم ها در سال 2010 به اوج خود رسید. سوئیفت بسته و نقل و انتقالات محدود شد. پیشتر هم معامله با
دلار محدود شده بود. نظام بانکی اما با تمام سختی ها توانست دوام بیاورد و به فعالیت خود ادامه دهد. بانک صادرات ایران با توجه به این که
بیشترین تعداد شعب خارجی را در دنیا دارد، قطعا باید بیشتر ضربه می دید؛ اما در مقابل تدابیري را به کار بست و الحمدالله تاکنون موفق

 
شده به فعالیت و خدمت رسانی و تزریق پول به اقتصاد ادامه دهد. 

با اصلاح ساختاري که از چهار سال پیش آغاز شد، ساختار مالی بانک بهتر شد. بانکی که در سال 96 روزانه 10 میلیارد تومان زیان می داد و
نزدیک به 5/7 هزار میلیارد تومان زیان انباشته داشت، در حال حاضر بانک سوددهی شده، زیان انباشته خود را پوشش داده است و پروژه

 
هاي داخلی و خارجی را تأمین مالی می کند. اینها برخی از دستاوردهاي نظام بانکی در چهل و سه سال گذشته است. 

 
فارس: به نظرتان براي پایداري و افزایش این دستاوردها چه باید کرد؟ 

صیدي: دو نکته بسیار اهمیت دارد. یکی حمایت از تولید است. هرچه قدر از تولید حمایت کنیم، تولید ناخالص داخلی (مجموعه کالا و
خدماتی که در یک سال تولید می شود) بالا می رود که در بانک صادرات ایران این امر در اولویت قرار دارد و تلاش شده متناسب با منویات
مقام معظم رهبري که در سال هاي اخیر، همه ساله ابعاد مختلف تولید را مورد نظر قرار داده و ابلاغ فرموده اند، اقدامات خود را سامان دهد

 
و با طرح هاي طروت، محیا، کارا و محصولات مختلف بانکی براي تحقق این اهداف قدم هاي بزرگی بردارد. 

در کنار رونق تولید، فقرزدایی مطرح است. می دانید که تحقیقات و نظریه هاي توسعه اقتصادي نهایتاً به دو راهی توسعه و عدالت می رسد.
حتی برخی طرفداران یک نظریه افراطی معتقدند ایرادي ندارد برخی زیر چرخ هاي توسعه له شوند. البته معلوم است در چنین شرایطی
مردم فقیر له خواهند شد. زمانی که کارخانجات و برج ها ایجاد شود، دهک هاي اول فقیرتر می شوند و گاهی از بین می روند و این دسته از
توسعه گراها هم به آن اعتنایی ندارند؛ اما جمهوري اسلامی همواره توسعه را در کنار عدالت دیده و نه فقط اجازه نداده دهک هاي اول و دوم
له شوند، بلکه تلاش کرده از رفاهی حداقلی برخوردار باشند. تأمین مالی این طبقات در نظام بانکی یک ارزش است و مورد توجه قرار دارد.
ارزش و اهمیت این موضوع در بانک صادرات ایران به مراتب بیشتر است؛ چراکه بانک صادرات ایران یک بانک مردمی است و از زمان تأسیس
در 70 سال پیش در متن جامعه قرار داشته است. در همه شهرها و بخش ها و حتی مناطق دورافتاده شعبه تأسیس کرده است. این بانک



حتماً تسهیلات بخش هاي آسیب پذیر، اشتغال، کارآفرینی و ازدواج و اخیراً پرداخت وام بدون ضامن را با جدیت در دستور کار خود دارد. در
دوسال اخیر شیوع بیماري کرونا باعث شد تا کسب و کارها آسیب ببینند و درآمد و اشتغال مردم با مشکل مواجه شود. در چنین شرایطی
وام ودیعه مسکن تعریف شد. اینها بخشی از مأموریت هاي اجتماعی بانک صادرات ایران است. باید بدانیم که بدون وجود نشاط و گسترش
فقر در جامعه امکان توسعه وجود ندارد. مگر می شود در یک جامعه فقیر و بدون نشاط به فکر توسعه بود؟ بنابراین تأمین مالی مردم کم
برخودار و کم درآمد کمک می کند تا جامعه زنده تر باشد و بهتر بتوان توسعه ایجاد کرد و این مهم در کارنامه شبکه بانکی و از جمله بانک

 
صادرات ایران نمره قابل قبولی دارد. 

<--



گسترش خدمت رسانی و ارتقاي شاخص هاي عملکردي وزارت مردم در مسیر گام دوم انقلاب

منبع: فصل تجارتشماره خبر:  170  |  تاریخ: 1400/11/22

فصل تجارت - وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در پیامی چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب شکوهمند اسلامی را به ملت شریف
ایران را تبریگ گفت و افزود: گسترش خدمت رسانی و ارتقاي شاخص هاي عملکردي وزارت مردم در مسیر گام دوم انقلاب مورد

توجه است.

فصل تجارت - وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در پیامی چهل
و سومین سالگرد پیروزي انقلاب شکوهمند اسلامی را به ملت
شریف ایران را تبریگ گفت و افزود: گسترش خدمت رسانی و
ارتقاي شاخص هاي عملکردي وزارت مردم در مسیر گام دوم

 
انقلاب مورد توجه است. 

به گزارش فصل تجارت، «حجت االله عبدالملکی» در این پیام با
اشاره به اینکه یوم االله 22 بهمن قاموس بلندي از آرزوي
دیرین یک ملت در مبارزه با استبداد رژیم پوشالی پهلوي و

یادآور ” استقلال” ، ” آزادي” و ”جمهوري اسلامی” این ارمغانی است که امام راحل برایمان به یادگار گذاشت، تاکید کرد: بی تردید 22 بهمن
مظهر وحدت، همدلی و سرآغاز پی افکندن جامعه اي است که با مبارزات حق طلبانه زیباترین کنش دوران را بر مبناي اخلاق و ارزش هاي

 
انسانی و اسلامی خلق کرد و اراده ملت، تعیین کننده و تضمین گر همه ارکان حاکمیت شد. 

وي ادامه داد: امروز نیز ملت ایران یکپارچه تحت راهبري هاي داهیانه و حکیمانه رهبر معظم انقلاب(مدظله العالی) همان گونه که در "بیانیه
گام دوم انقلاب" بیان فرمودند: "انقلاب اسلامی پس از نظام سازي، به رکود و خموشی دچار نشده و نمی شود و میان جوشش انقلابی و نظم
سیاسی و اجتماعی تضاد و ناسازگاري نمی بیند.." برهمین اساس نیز همچنان استوار و پابرجا به پیش می رود و هیچ چیز نمی تواند در این

 
انسجام و یکپارچگی خللی وارد کند. 

عبدالملکی با اشاره به اینکه مجموعه وزارت مردم نیز تلاش می کند همسو با گفتمان حضرت امام راحل عظیم الشان و منویات مقام معظم
رهبري و در اجراي "بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی" با روحیه جهادي در مسیر خدمات رسانی به آحاد ملت شریف ایران اسلامی قرار گرفته،
گفت: امروز در سالروز پیروزي انقلاب شکوهمند اسلامی با افتخار اعلام می کند ارتقاي شاخص هاي کمی و کیفی عملکردها و دستاوردهاي
حوزه تعاون، کار و رفاه اجتماعی و آغاز چهار کلان پروژه شامل ساماندهی صندوق هاي بازنشستگی و تأمین اجتماعی، اصلاح نظام مدیریتی
شرکت هاي تابعه، تعیین شاخص هاي بررسی عملکرد دستگاه هاي اجرایی در حوزه تعاون، اجراي سیاست هاي اقتصاد مقاومتی و نقش
آفرینی مردم در کارآفرینی و اشتغال یعنی زیست بوم ملی اشتغال جمهوري اسلامی ایران براي تعیین شرح وظایف و تقسیم کار میان دولت

 
و مردم را مرهون همین رویکرد می دانیم، اما معتقدیم این تلاش ها کافی نیست و باید آن را تکمیل کرد. 

وي تاکید کرد: از همین رو اینجانب و همکارانم در وزارت مردم با خداي خود و ملت بزرگ ایران عهد می بندیم با تمام توان آرمان هاي
انقلاب اسلامی را که حاصل پایمردي و ایثار و از خودگذشتگی مجاهدان فی سبیل االله و هزاران شهید والامقام است پاسداشته و تمام تلاش
خود را براي خدمت رسانی هرچه بهتر به محرومان، اقشار آسیب پذیر، جوانان، بازنشستگان، کارگران، کارفرمایان و تعاونگران عزیز به

 
کارگیریم. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی ادامه داد: اینجانب به عنوان فرزند ملت ایران با گرامیداشت این روز فرخنده و اداي احترام به تمام شهداي
گرانقدر انقلاب و امام عزیزمان(ره)، فرا رسیدن چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب شکوهمند اسلامی را به محضر مقام معظم رهبري

(مدظله العالی)، ملت شریف ایران به ویژه خانواده بزرگ وزارت مردم تبریک می نمایم.



گسترش خدمت رسانی و ارتقاي شاخص هاي عملکردي وزارت مردم در مسیر گام

دوم انقلاب

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  171  |  تاریخ: 1400/11/22

فصل اقتصاد - وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در پیامی چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب شکوهمند اسلامی را به ملت شریف
ایران را تبریگ گفت و افزود: گسترش خدمت رسانی و ارتقاي شاخص هاي عملکردي وزارت مردم در مسیر گام دوم انقلاب مورد

توجه است.

فصل اقتصاد - وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در پیامی چهل
و سومین سالگرد پیروزي انقلاب شکوهمند اسلامی را به ملت
شریف ایران را تبریگ گفت و افزود: گسترش خدمت رسانی و
ارتقاي شاخص هاي عملکردي وزارت مردم در مسیر گام دوم

 
انقلاب مورد توجه است. 

به گزارش فصل اقتصاد، «حجت االله عبدالملکی» در این پیام با
اشاره به اینکه یوم االله 22 بهمن قاموس بلندي از آرزوي
دیرین یک ملت در مبارزه با استبداد رژیم پوشالی پهلوي و

یادآور ” استقلال” ، ” آزادي” و ”جمهوري اسلامی” این ارمغانی است که امام راحل برایمان به یادگار گذاشت، تاکید کرد: بی تردید 22 بهمن
مظهر وحدت، همدلی و سرآغاز پی افکندن جامعه اي است که با مبارزات حق طلبانه زیباترین کنش دوران را بر مبناي اخلاق و ارزش هاي

 
انسانی و اسلامی خلق کرد و اراده ملت، تعیین کننده و تضمین گر همه ارکان حاکمیت شد. 

وي ادامه داد: امروز نیز ملت ایران یکپارچه تحت راهبري هاي داهیانه و حکیمانه رهبر معظم انقلاب(مدظله العالی) همان گونه که در "بیانیه
گام دوم انقلاب" بیان فرمودند: "انقلاب اسلامی پس از نظام سازي، به رکود و خموشی دچار نشده و نمی شود و میان جوشش انقلابی و نظم
سیاسی و اجتماعی تضاد و ناسازگاري نمی بیند.." برهمین اساس نیز همچنان استوار و پابرجا به پیش می رود و هیچ چیز نمی تواند در این

 
انسجام و یکپارچگی خللی وارد کند. 

عبدالملکی با اشاره به اینکه مجموعه وزارت مردم نیز تلاش می کند همسو با گفتمان حضرت امام راحل عظیم الشان و منویات مقام معظم
رهبري و در اجراي "بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی" با روحیه جهادي در مسیر خدمات رسانی به آحاد ملت شریف ایران اسلامی قرار گرفته،
گفت: امروز در سالروز پیروزي انقلاب شکوهمند اسلامی با افتخار اعلام می کند ارتقاي شاخص هاي کمی و کیفی عملکردها و دستاوردهاي
حوزه تعاون، کار و رفاه اجتماعی و آغاز چهار کلان پروژه شامل ساماندهی صندوق هاي بازنشستگی و تأمین اجتماعی، اصلاح نظام مدیریتی
شرکت هاي تابعه، تعیین شاخص هاي بررسی عملکرد دستگاه هاي اجرایی در حوزه تعاون، اجراي سیاست هاي اقتصاد مقاومتی و نقش
آفرینی مردم در کارآفرینی و اشتغال یعنی زیست بوم ملی اشتغال جمهوري اسلامی ایران براي تعیین شرح وظایف و تقسیم کار میان دولت

 
و مردم را مرهون همین رویکرد می دانیم، اما معتقدیم این تلاش ها کافی نیست و باید آن را تکمیل کرد. 

وي تاکید کرد: از همین رو اینجانب و همکارانم در وزارت مردم با خداي خود و ملت بزرگ ایران عهد می بندیم با تمام توان آرمان هاي
انقلاب اسلامی را که حاصل پایمردي و ایثار و از خودگذشتگی مجاهدان فی سبیل االله و هزاران شهید والامقام است پاسداشته و تمام تلاش
خود را براي خدمت رسانی هرچه بهتر به محرومان، اقشار آسیب پذیر، جوانان، بازنشستگان، کارگران، کارفرمایان و تعاونگران عزیز به

 
کارگیریم. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی ادامه داد: اینجانب به عنوان فرزند ملت ایران با گرامیداشت این روز فرخنده و اداي احترام به تمام شهداي



گرانقدر انقلاب و امام عزیزمان(ره)، فرا رسیدن چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب شکوهمند اسلامی را به محضر مقام معظم رهبري
(مدظله العالی)، ملت شریف ایران به ویژه خانواده بزرگ وزارت مردم تبریک می نمایم.



گسترش خدمت رسانی و ارتقاي شاخص هاي عملکردي وزارت مردم در مسیر گام

دوم انقلاب

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  172  |  تاریخ: 1400/11/22

فصل اقتصاد - حجت االله عبدالملکی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در پیامی چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب شکوهمند
اسلامی را به ملت شریف ایران خصوصاً جامعه کارگران، کارفرمایان، بازنشستگان و تعاونگران تبریک گفت.

فصل اقتصاد - حجت االله عبدالملکی وزیر تعاون، کار و رفاه
اجتماعی در پیامی چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب
شکوهمند اسلامی را به ملت شریف ایران خصوصاً جامعه

 
کارگران، کارفرمایان، بازنشستگان و تعاونگران تبریک گفت. 

 
در این پیام آمده است: 

یوم االله 22 بهمن قاموس بلندي از آرزوي دیرین یک ملت در
مبارزه با استبداد رژیم پوشالی پهلوي و یادآور ” استقلال”، ”

 
آزادي” و ”جمهوري اسلامی” این ارمغانی است که امام راحل برایمان به یادگار گذاشت. 

بی تردید 22 بهمن مظهر وحدت، همدلی و سرآغاز پی افکندن جامعه اي است که با مبارزات حق طلبانه زیباترین کنش دوران را بر مبناي

 
اخلاق و ارزش هاي انسانی و اسلامی خلق کرد و اراده ملت، تعیین کننده و تضمین گر همه ارکان حاکمیت شد. 

امروز نیز ملت ایران یکپارچه تحت راهبري هاي داهیانه و حکیمانه رهبر معظم انقلاب(مدظله العالی) همان گونه که در "بیانیه گام دوم
انقلاب" بیان فرمودند: "انقلاب اسلامی پس از نظام سازي، به رکود و خموشی دچار نشده و نمی شود و میان جوشش انقلابی و نظم سیاسی
و اجتماعی تضاد و ناسازگاري نمی بیند ..." برهمین اساس نیز همچنان استوار و پابرجا به پیش می رود و هیچ چیز نمی تواند در این انسجام

 
و یکپارچگی خللی وارد کند. 

مجموعه وزارت مردم نیز تلاش می کند همسو با گفتمان حضرت امام راحل عظیم الشان و منویات مقام معظم رهبري و در اجراي "بیانیه
گام دوم انقلاب اسلامی" با روحیه جهادي در مسیر خدمات رسانی به آحاد ملت شریف ایران اسلامی قرار گرفته و امروز در سالروز پیروزي
انقلاب شکوهمند اسلامی با افتخار اعلام می کند ارتقاي شاخص هاي کمی و کیفی عملکردها و دستاوردهاي حوزه تعاون، کار و رفاه
اجتماعی و آغاز چهار کلان پروژه شامل ساماندهی صندوق هاي بازنشستگی و تأمین اجتماعی، اصلاح نظام مدیریتی شرکت هاي تابعه،
تعیین شاخص هاي بررسی عملکرد دستگاه هاي اجرایی در حوزه تعاون، اجراي سیاست هاي اقتصاد مقاومتی و نقش آفرینی مردم در
کارآفرینی و اشتغال یعنی زیست بوم ملی اشتغال جمهوري اسلامی ایران براي تعیین شرح وظایف و تقسیم کار میان دولت و مردم را مرهون

 
همین رویکرد می دانیم، اما معتقدیم این تلاش ها کافی نیست و باید آن را تکمیل کرد. 

از همین رو اینجانب و همکارانم در وزارت مردم با خداي خود و ملت بزرگ ایران عهد می بندیم با تمام توان آرمان هاي انقلاب اسلامی را که
حاصل پایمردي و ایثار و از خودگذشتگی مجاهدان فی سبیل االله و هزاران شهید والامقام است پاسداشته و تمام تلاش خود را براي خدمت

 
رسانی هرچه بهتر به محرومان، اقشار آسیب پذیر، جوانان، بازنشستگان، کارگران، کارفرمایان و تعاونگران عزیز به کارگیریم. 

اینجانب به عنوان فرزند ملت ایران با گرامیداشت این روز فرخنده و اداي احترام به تمام شهداي گرانقدر انقلاب و امام عزیزمان(ره)، فرا
رسیدن چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب شکوهمند اسلامی را به محضر مقام معظم رهبري (مدظله العالی)، ملت شریف ایران به ویژه

 
خانواده بزرگ وزارت مردم تبریک می نمایم. 

انتهاي پیام





خیز دانشگاه آزاد اسلامی البرز براي سرمایه گذاري در حوزه فناوري/ جذب دانش

آموز در حوزه مدارس مهارتی افزایش می یابد

منبع: آناشماره خبر:  173  |  تاریخ: 1400/11/22

رئیس جدید دانشگاه آزاد اسلامی استان البرز گفت: در حوزه فناوري باید سراهاي نوآوري را با توجه به نیازهاي استان ایجاد و مراکز
رشد را تقویت کرد تا روي محصولات فناور سرمایه گذاري کنیم.

 
24 کلاس جدید در دانشگاه آزاد اسلامی کرج آماده می شود 

رئیس جدید دانشگاه آزاد اسلامی استان البرز گفت: در حوزه فناوري باید سراهاي نوآوري را با توجه به نیازهاي استان ایجاد و مراکز رشد را

 
تقویت کرد تا روي محصولات فناور سرمایه گذاري کنیم. 

 
 

گروه استان هاي خبرگزاري آنا؛ دکتر محمدمهدي طهرانچی رئیس دانشگاه آزاد اسلامی دي 1400 با صدور حکمی حسین کلانتري خلیل

 
آباد را به عنوان سرپرست دانشگاه آزاد اسلامی استان البرز و واحد کرج منصوب کرد. 

حسین کلانتري خلیل آباد با مدرك دکتري برنامه ریزي شهري عضو هیئت علمی جهاد دانشگاهی است که داراي سوابقی از جمله رئیس
دانشگاه آزاد اسلامی استان مرکزي و واحد اراك، مدیرکل برنامه ریزي و توسعه آموزش و مدیرکل نظارت و ارزیابی جهاد دانشگاهی، معاون
فرهنگی و اجتماعی دانشگاه هنر، رئیس پژوهشکده پژوهشگاه فرهنگ، هنر و معماري جهاد دانشگاهی، شهردار اردکان، رئیس مرکز

 
کارآفرینی دانشگاه و ... است. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی بعد از صدور حکم کلانتري در 8 بند ابلاغی از وي خواست تا براي «استقرار مبانی دینی و فرهنگی و توجه به امر
تربیت در کنار آموزش به عنوان رکن اساسی سیاست هاي فرهنگی دانشگاه»، «ارتقاي کیفیت آموزشی متناسب با نیازهاي جامعه در طرح
آمایش سرزمین»، «ارتقاي سطح پژوهش هاي کاربردي و توسعه اي و استفاده بهینه از پژوهش هاي تحصیلات تکمیلی در حل مشکلات
کشور در چارچوب طرح پایش آزاد»، «ارتقاي فرهنگ سازمانی و پیاده سازي نظام چابک اداري و ایجاد فرهنگ پاسخگویی و حفظ کرامت
انسانی خانواده بزرگ دانشگاه و ذي نفعان آن» و «افزایش بهره وري همه عوامل در چارچوب رسالت دانشگاه با تأکید بر رعایت قوانین و
مقررات از طریق اجراي طرح هاي سرمایه گذاري با هدف بسترسازي براي نوآوري فناورانه و اشتغال دانش بنیان اعضاي خانواده بزرگ

 
دانشگاه» اقدام کند. 



 
بیشتر بخوانید: 

 
اقدام حداکثري براي شناساندن دانشگاه و جذب دانشجوي خارجی 

 
ساخت مرکز فرهنگی اربعین و زائرسراي مهران به کجا رسید؟ 

طهرانچی، سرپرست جدید دانشگاه آزاد اسلامی استان البرز و واحد کرج را مأمور کرد که «صیانت از دارایی ها و سرمایه هاي دانشگاه با
رعایت انضباط مالی و مدیریت و کاهش هزینه هاي غیرضرور با تأکید بر استفاده از کالاهاي ایرانی به منظور تقویت و حمایت از تولیدات
داخلی»، «هدایت و هماهنگی یکپارچه بین واحدهاي زیرمجموعه استان در چارچوب رسالت ها، اهداف و مأموریت هاي دانشگاه در سطح
ملی و استان و نظارت بر حسن اجراي امور در این واحدها» و «تعامل مؤثر و الهام بخش با هیئت امنا و مسئولان استانی و کمک در جهت

 
توسعه هوشمند منطقه اي در استان مبتنی بر طرح آمایش دانشگاه را در استان البرز به انجام رساند. 

خبرنگار خبرگزاري آنا به همین مناسبت و به منظور بررسی طرح و برنامه ها و دستور کارها، اهداف و مأموریت هاي دانشگاه آزاد اسلامی
استان البرز به ویژه در بخش پژوهش و فناوري با حسین کلانتري خلیل آباد سرپرست جدید این دانشگاه گفت وگو کرده است که مشروح آن

 
از نظر مخاطبان می گذرد. 

 
 

کلانتري در گفت وگو با خبرنگار گروه استان هاي خبرگزاري آنا در تشریح طرح و برنامه هاي خود در دانشگاه آزاد اسلامی استان البرز و
واحد کرج اظهار کرد: فضاي فیزیکی این واحد دانشگاهی با وجود 40 هزار دانشجو، کم است. پیگیر ساخت وساز جدید هستیم. باید فضاهاي
موجود را تقویت کرده و در کنار آن فضاهاي جدید ساخته و فضاهاي نیمه کاره تکمیل شود. ساختمانی در ضلع شمالی دانشگاه قرار دارد که
حدود 80 درصد پیشرفت داشته و در دستور کار قرار گرفته که 20 درصد باقیمانده را تا نیمه تابستان تکمیل کنیم که حداقل 24 کلاس

 
جدید داشته باشیم. 

دانشگاه آزاد باید به عنوان سازمان حل مسئله در استان البرز مطرح شود وي افزود: استان البرز قطب علم و فناوري، پزشکی، سرم سازي،
صنایع کشاورزي، تبدیلی، صنایع غذایی و قطب خودروسازي کشور است که باید همه فعالیت دانشگاه خود را در این زمینه ها متمرکز کنیم؛
البته در حوزه هاي دیگر توانمند بوده است؛ اما اینها موارد اصلی هستند که باید دانشگاه در این موضوعات فعالیت بیشتر داشته باشد و به
عنوان سازمان حل مسئله در استان مطرح شود. سعی بر این بوده که دانشگاه را به عنوان سازمان حل مسئله تقویت کنیم. حل مسئله به

 
معناي ارتباط با صنعت، دانشگاه هاي دیگر، بیرون دانشگاه، دستگاه هاي اجرایی و ارتباط با همه مردم است. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی واحد کرج گفت: تقویت فضائل اخلاقی، باورهاي دینی، تعهد به آرمان هاي نظام مقدس و انقلاب اسلامی، حجاب



و عفاف، روحیه قناعت، سخت کوشی و روحیه مدیریت جهادي در دانشگاه اصل بسیار مهم در حوزه فرهنگی است که باید مدنظرمان باشد.
تقویت بسترهاي دانشجویی، حمایت و تقویت از نهادهاي مختلف دانشجویی، تعامل و ارتباط با خانواده دانشگاهیان، مسائل رفاهی و خدمات
فرهنگی، برگزاري نشست ها و همایش هاي مختلف در حوزه فرهنگی، برگزاري مراسم تقویم دانشگاه، دوره هاي توانمندسازي براي کانون
هاي دانشجویی و استادان، فعالیت هاي جهادي، اردوي راهیان نور، مشاوره، مسابقات قرآن و عترت و ادبیات دینی از برنامه هایی است که

 
باید در حوزه فرهنگی انجام شود. 

در حوزه فناوري باید سراهاي نوآوري را با توجه به نیازهاي استان البرز به ویژه در حوزه کشاورزي، صنایع تبدیلی، سرم سازي و خودروسازي
ایجاد و مراکز رشد را تقویت کرد تا بتوانیم روي محصولات فناوري، سرمایه گذاري کنیم. کلانتري عنوان کرد: در حوزه آموزش و تحصیلات
تکمیلی موضوع ایجاد رشته هاي جدید به ویژه میان رشته اي در استان البرز خیلی مهم بوده و باید در این زمینه کارهاي اساسی انجام شود.
در حوزه آموزشی کاهش تعداد مدرسان حق التدریس، تقویت اعضاي هیئت علمی موجود، جذب هیئت علمی جدید با توجه به نیاز، توان و

 
مزیت هاي نسبی استان و بر مبناي طرح آمایش سرزمین را با همکاري شوراي گسترش دانشگاه و حوزه هیئت علمی پیگیر هستیم. 

وي مطرح کرد: 12 دانشکده در دانشگاه آزاد اسلامی واحد کرج فعالیت دارند. طراحی، تعریف و ایجاد دانشکده هاي موضوعی با توجه به
مسائل و مشکلات استان البرز به ویژه در حوزه آسیب هاي اجتماعی که به دلیل حضور خرده فرهنگ هاي مختلف از سراسر ایران، زیاد است

 
را در دستور کار قرار داده ایم. باید براي هر دانشکده حداقل ماهی یک همایش تعریف و به طور متوسط هر دانشکده یک نشریه داشته باشد. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی واحد کرج اضافه کرد: شبکه آزمایشگاهی را باید با اخذ مجوز آزمایشگاه غذا و دارو فعال کنیم و براي اخذ مجوز
معتمد محیط زیست، استاندارد و جاهاي دیگر ریل گذاري خوبی انجام شود. با وجود امکانات مناسب در این واحد دانشگاهی در حوزه هاي
دام پروري و کشاورزي ضعیف عمل شده که باید این حوزه را نیز تقویت کرد. به دنبال کشت گندم، جو و ذرت نیستیم؛ بلکه کشت

 
استراتژیک را در دستور کار قرار داده ایم. 

لزوم استقرار کنسرسیوم دانشگاه آزاد اسلامی در استان البرز کلانتري تأکید کرد: باید موضوعات مختلف بیانیه گام دوم در حوزه پژوهش را
تبیین و اجرا کنیم. با توجه به اینکه در بعضی از گروه هاي آموزشی هیئت علمی مازاد داریم به هیچ عنوان قصد اخراج نداریم و می خواهیم
آنان را در فضاي دیگري استفاده کنیم که ایجاد پژوهشکده و مراکز تحقیقاتی یکی از راهکارها براي استفاده از این نیروي مازاد است. برنامه
داریم که یکی از کنسرسیوم هایی دانشگاه آزاد اسلامی در حوزه هاي مختلف را به استان البرز بیاوریم. در حوزه سلامت برنامه هاي زیادي

 
باید اجرا شود در همین راستا ضروري است که مرکز خدمات سلامت در این استان ایجاد کنیم. 

وي با برشمردن اهمیت سراهاي نوآوري بیان کرد: در حوزه فناوري باید سراهاي نوآوري را با توجه به نیازهاي استان به ویژه در حوزه
کشاورزي، صنایع تبدیلی، سرم سازي و خودروسازي ایجاد و مراکز رشد را تقویت کرد تا بتوانیم روي محصولات فناوري که دانشگاه تاکنون
داشته و خواهد داشت، سرمایه گذاري کنیم. در این راستا فعالیت مناسبی براي ارتباط با بیرون و اخذ طرح هاي برون دانشگاهی در استان
آغاز شده و مطمئنم درآمد خوبی براي تقویت دانشگاه کسب خواهیم کرد. در بخش سراهاي نوآوري با کمک شهرداري کرج مذاکراتی انجام

 
شده تا بتوانیم سراها را در ساختمان هاي جدید راه اندازي کنیم. 

 
بیشتر بخوانید: 

 
پیش دستی دانشگاه در شناسایی و حل مشکلات صنعت 

 
شمارش معکوس راه اندازي مرکز آموزش مهارتی و حرفه اي علوم پزشکی 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی واحد کرج درباره برنامه هاي حوزه سما هم بیان کرد: با توجه به اینکه استان البرز حدود 3 میلیون نفر جمعیت



دارد، کل مدارس سما در این استان حدود هشت مدرسه بوده و یک هزار دانش آموز دارد که بسیار کم است؛ بنابراین در نظر داریم که با
سرمایه گذاري و برنامه ریزي مناسب در واحدهاي دانشگاهی هشتگرد و نظرآباد با کمک واحد سما بتوانیم امسال دو مدرسه آماده کنیم که
مهر سال 1041 جذب دانش آموز به ویژه در حوزه مدارس مهارتی داشته باشیم. به عنوان نمونه براي مدارس عالی سلامت، صنعت

 
ساختمان، کامپیوتر و مدرسه عالی حقوق برنامه هاي مختلفی داریم و روي آنها سرمایه گذاري خواهیم کرد. 

انتهاي پیام/4121/4062/



گسترش خدمت رسانی و ارتقاي شاخص هاي عملکردي وزارت مردم در مسیر گام

دوم انقلاب

منبع: ایرناشماره خبر:  174  |  تاریخ: 1400/11/22

تهران - ایرنا - وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در پیامی چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب شکوهمند اسلامی را به ملت شریف
ایران را تبریگ گفت و افزود: گسترش خدمت رسانی و ارتقاي شاخص هاي عملکردي وزارت مردم در مسیر گام دوم انقلاب مورد

توجه است.

تهران - ایرنا - وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در پیامی چهل
و سومین سالگرد پیروزي انقلاب شکوهمند اسلامی را به ملت
شریف ایران را تبریگ گفت و افزود: گسترش خدمت رسانی و
ارتقاي شاخص هاي عملکردي وزارت مردم در مسیر گام دوم

 
انقلاب مورد توجه است. 

به گزارش روز جمعه ایرنا، «حجت االله عبدالملکی» در این پیام
با اشاره به اینکه یوم االله 22 بهمن قاموس بلندي از آرزوي
دیرین یک ملت در مبارزه با استبداد رژیم پوشالی پهلوي و
یادآور ” استقلال” ، ” آزادي” و ”جمهوري اسلامی” این
ارمغانی است که امام راحل برایمان به یادگار گذاشت، تاکید

کرد: بی تردید 22 بهمن مظهر وحدت، همدلی و سرآغاز پی افکندن جامعه اي است که با مبارزات حق طلبانه زیباترین کنش دوران را بر

 
مبناي اخلاق و ارزش هاي انسانی و اسلامی خلق کرد و اراده ملت، تعیین کننده و تضمین گر همه ارکان حاکمیت شد. 

وي ادامه داد: امروز نیز ملت ایران یکپارچه تحت راهبري هاي داهیانه و حکیمانه رهبر معظم انقلاب(مدظله العالی) همان گونه که در "بیانیه
گام دوم انقلاب" بیان فرمودند: "انقلاب اسلامی پس از نظام سازي، به رکود و خموشی دچار نشده و نمی شود و میان جوشش انقلابی و نظم
سیاسی و اجتماعی تضاد و ناسازگاري نمی بیند.." برهمین اساس نیز همچنان استوار و پابرجا به پیش می رود و هیچ چیز نمی تواند در این

 
انسجام و یکپارچگی خللی وارد کند. 

عبدالملکی با اشاره به اینکه مجموعه وزارت مردم نیز تلاش می کند همسو با گفتمان حضرت امام راحل عظیم الشان و منویات مقام معظم
رهبري و در اجراي "بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی" با روحیه جهادي در مسیر خدمات رسانی به آحاد ملت شریف ایران اسلامی قرار گرفته،
گفت: امروز در سالروز پیروزي انقلاب شکوهمند اسلامی با افتخار اعلام می کند ارتقاي شاخص هاي کمی و کیفی عملکردها و دستاوردهاي
حوزه تعاون، کار و رفاه اجتماعی و آغاز چهار کلان پروژه شامل ساماندهی صندوق هاي بازنشستگی و تأمین اجتماعی، اصلاح نظام مدیریتی
شرکت هاي تابعه، تعیین شاخص هاي بررسی عملکرد دستگاه هاي اجرایی در حوزه تعاون، اجراي سیاست هاي اقتصاد مقاومتی و نقش
آفرینی مردم در کارآفرینی و اشتغال یعنی زیست بوم ملی اشتغال جمهوري اسلامی ایران براي تعیین شرح وظایف و تقسیم کار میان دولت

 
و مردم را مرهون همین رویکرد می دانیم، اما معتقدیم این تلاش ها کافی نیست و باید آن را تکمیل کرد. 

وي تاکید کرد: از همین رو اینجانب و همکارانم در وزارت مردم با خداي خود و ملت بزرگ ایران عهد می بندیم با تمام توان آرمان هاي
انقلاب اسلامی را که حاصل پایمردي و ایثار و از خودگذشتگی مجاهدان فی سبیل االله و هزاران شهید والامقام است پاسداشته و تمام تلاش
خود را براي خدمت رسانی هرچه بهتر به محرومان، اقشار آسیب پذیر، جوانان، بازنشستگان، کارگران، کارفرمایان و تعاونگران عزیز به



 
کارگیریم. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی ادامه داد: اینجانب به عنوان فرزند ملت ایران با گرامیداشت این روز فرخنده و اداي احترام به تمام شهداي
گرانقدر انقلاب و امام عزیزمان(ره)، فرا رسیدن چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب شکوهمند اسلامی را به محضر مقام معظم رهبري

 
(مدظله العالی)، ملت شریف ایران به ویژه خانواده بزرگ وزارت مردم تبریک می نمایم. 

 
برچسب ها 

 
- جمهوري اسلامی ایران 

 
- 22 بهمن 

 
- انقلاب اسلامی ایران 

 
- مقام معظم رهبري 

 
- حجت االله عبد الملکی  

 
پروندهٔ خبري 

- فجر انقلاب؛ 43 سال ایستادگی



گسترش خدمت رسانی و ارتقاي شاخص هاي عملکردي وزارت مردم در مسیر گام دوم انقلاب

منبع: فصل تجارتشماره خبر:  175  |  تاریخ: 1400/11/22

فصل تجارت - حجت االله عبدالملکی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در پیامی چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب شکوهمند
اسلامی را به ملت شریف ایران خصوصاً جامعه کارگران، کارفرمایان، بازنشستگان و تعاونگران تبریک گفت.

فصل تجارت - حجت االله عبدالملکی وزیر تعاون، کار و رفاه
اجتماعی در پیامی چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب
شکوهمند اسلامی را به ملت شریف ایران خصوصاً جامعه

 
کارگران، کارفرمایان، بازنشستگان و تعاونگران تبریک گفت. 

 
در این پیام آمده است: 

یوم االله 22 بهمن قاموس بلندي از آرزوي دیرین یک ملت در
مبارزه با استبداد رژیم پوشالی پهلوي و یادآور ” استقلال”، ”

 
آزادي” و ”جمهوري اسلامی” این ارمغانی است که امام راحل برایمان به یادگار گذاشت. 

بی تردید 22 بهمن مظهر وحدت، همدلی و سرآغاز پی افکندن جامعه اي است که با مبارزات حق طلبانه زیباترین کنش دوران را بر مبناي

 
اخلاق و ارزش هاي انسانی و اسلامی خلق کرد و اراده ملت، تعیین کننده و تضمین گر همه ارکان حاکمیت شد. 

امروز نیز ملت ایران یکپارچه تحت راهبري هاي داهیانه و حکیمانه رهبر معظم انقلاب(مدظله العالی) همان گونه که در "بیانیه گام دوم
انقلاب" بیان فرمودند: "انقلاب اسلامی پس از نظام سازي، به رکود و خموشی دچار نشده و نمی شود و میان جوشش انقلابی و نظم سیاسی
و اجتماعی تضاد و ناسازگاري نمی بیند ..." برهمین اساس نیز همچنان استوار و پابرجا به پیش می رود و هیچ چیز نمی تواند در این انسجام

 
و یکپارچگی خللی وارد کند. 

مجموعه وزارت مردم نیز تلاش می کند همسو با گفتمان حضرت امام راحل عظیم الشان و منویات مقام معظم رهبري و در اجراي "بیانیه
گام دوم انقلاب اسلامی" با روحیه جهادي در مسیر خدمات رسانی به آحاد ملت شریف ایران اسلامی قرار گرفته و امروز در سالروز پیروزي
انقلاب شکوهمند اسلامی با افتخار اعلام می کند ارتقاي شاخص هاي کمی و کیفی عملکردها و دستاوردهاي حوزه تعاون، کار و رفاه
اجتماعی و آغاز چهار کلان پروژه شامل ساماندهی صندوق هاي بازنشستگی و تأمین اجتماعی، اصلاح نظام مدیریتی شرکت هاي تابعه،
تعیین شاخص هاي بررسی عملکرد دستگاه هاي اجرایی در حوزه تعاون، اجراي سیاست هاي اقتصاد مقاومتی و نقش آفرینی مردم در
کارآفرینی و اشتغال یعنی زیست بوم ملی اشتغال جمهوري اسلامی ایران براي تعیین شرح وظایف و تقسیم کار میان دولت و مردم را مرهون

 
همین رویکرد می دانیم، اما معتقدیم این تلاش ها کافی نیست و باید آن را تکمیل کرد. 

از همین رو اینجانب و همکارانم در وزارت مردم با خداي خود و ملت بزرگ ایران عهد می بندیم با تمام توان آرمان هاي انقلاب اسلامی را که
حاصل پایمردي و ایثار و از خودگذشتگی مجاهدان فی سبیل االله و هزاران شهید والامقام است پاسداشته و تمام تلاش خود را براي خدمت

 
رسانی هرچه بهتر به محرومان، اقشار آسیب پذیر، جوانان، بازنشستگان، کارگران، کارفرمایان و تعاونگران عزیز به کارگیریم. 

اینجانب به عنوان فرزند ملت ایران با گرامیداشت این روز فرخنده و اداي احترام به تمام شهداي گرانقدر انقلاب و امام عزیزمان(ره)، فرا
رسیدن چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب شکوهمند اسلامی را به محضر مقام معظم رهبري (مدظله العالی)، ملت شریف ایران به ویژه

 
خانواده بزرگ وزارت مردم تبریک می نمایم. 

انتهاي پیام



هستیم بر آن عهد که بستیم...

منبع: همرازشماره خبر:  176  |  تاریخ: 1400/11/22

به گزارش پایگاه خبري تحلیلی همراز، در این مراسم، حاضران در راه پیمایی 22 بهمن در قطعنامه اي، به پایبندي به عهدي که با امام
راحل بسته اند تاکید کردند و گفتند: ادامه مسیر پر فروغ انقلاب اسلامی، درس آموزي و عمل به بیانیه گام دوم انقلاب است و با جهاد تبیین

 
به عنوان فریضه قطعی و فوري می توان به بلنداي تشخیص نیاز لحظه و قله هاي رفیع آن دست یافت. 

 
متن قطعنامه یوم االله 22 بهمن 1400 به شرح ذیل است: 

 
بسم االله الرحمن الرحیم 

 
ُ مَعَکُمْ وَ لنَْ یتَِرَکُمْ أعَْمالکَُمْ (سوره محمد آیه 35)  لْمِ وَ أنَتُْمُ الأَْعْلَوْنَ وَ االلهَّ فَلا تهَِنُوا وَ تدَْعُوا إلِىَ السَّ

 
پس هرگز سست نشوید و دشمنان را به صلح ذلتّ بار دعوت نکنید در حالی که شما برترید، 

 
و خداوند با شماست و چیزي از ثواب اعمالتان را کم نمی کند! 

حمد و سپاس ذات اقدس احدیّت جلّ و علا را که چنین روزي به نام مقدس «یوم االله» آراسته گردید و نظام جمهوري اسلامی ایران، با قیام
قیامت گونه ملت، نخستین حکومت در عصر غیبت بر مبناي قرآن را ایجاد و در سایه ي نعمت اسلام و ولایت و رهبري پیامبرگونه حضرت
امام خمینی(قدس سره الشریف) حماسه اي بی نظیر برپا، و در پرتو آن محرومان و مستضعفان را فلاح و رستگاري بخشید و 22 بهمن را به

 
فجر رهایی مبدل و الگوي نجات بخش سایر ملل قرار داد. 

اینک در طلیعه چهل و چهارمین بهار استقلال، آزادي و جمهوري اسلامی که گفتمان انقلاب اسلامی با گسترش محور مقاومت و مقابله با
نظام استکبار و ایادي آن، فصل نوینی را در پیش روي جهانیان قرار داده و هندسه قدرت را تغییر و فتح دروازه تمدن نوین اسلامی را با
رهبري آیت االله العظمی امام خامنه اي(مد ظله العالی) مژده می دهد، ما شرکت کنندگان در مراسم 22 بهمن به نمایندگی از تمام مردم حق
جو و حق گوي ایران اسلامی و پیروان راه و مرام شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی، ضمن تجدید میثاق با ارزش ها و آرمان هاي انقلاب
اسلامی و بیعت با ولی فقیه و مقتداي عظیم الشان انقلاب اسلامی و همچنین ارواح طیبه شهداي این مسیر نورانی به شکرانه سالگشتِ
پیروزي انقلاب از عید ولادت حضرت زهرا(سلام االله علیها) تا ولادت امیرالمومنین علی(علیه السلام) را جشن گرفته و یوم االله 22 بهمن را در
قامت یک جشن بزرگ ملی گرامی داشته و با بانگ رساي توحیدي «االله اکبر ـ خامنه اي رهبر» و فریاد کوبنده «مرگ بر آمریکا، مرگ بر

 
انگلیس و مرگ بر اسرائیل» اعلام می نماییم: 

1- ملت شهید پرور و خداجوي ایران اسلامی، تحت هدایت و رهبري هوشمندانه مقام معظم رهبري و بر حسب بینش انقلابی خود، نیک
دریافته است که دشمن کژ اندیش و اهرمن خوي می کوشد که با تهاجم ترکیبی و با بهره گیري از دیکتاتوري رسانه اي، اقدامات فخرآفرین
و حماسه هاي بزرگ پیشرفت در عرصه هاي گوناگون را کم رنگ و بی اهمیت نشان دهد؛ از این رو، از تمامی دستگاه هاي ذیربط بخصوص
رسانه ملی و همچنین اندیشمندان، اهل قلم و افسران جنگ نرم می خواهیم که در جـهاد گسترده تبیین، ترفـندهاي دشمنان را نقش بر آب
کرده و مردم ایران، نسل جـوان و نیز افکار عمومی مسلمانان و جهانیان را از دستاوردهاي بزرگ ملت ایران در پرتو انقلاب اسلامی آگاه

سازند. 



2- ادامه مسیر پر فروغ انقلاب اسلامی، درس آموزي و عمل به بیانیه گام دوم انقلاب است و با جهاد تبیین به عنوان فریضه قطعی و فوري
می توان به بلنداي تشخیص نیاز لحظه و قله هاي رفیع آن دست یافت و ارتقاي روز افزون حوزه هاي علمی و فناوري، اقتصادي و نظامی و
بویژه استیفاي کامل حقوق هسته اي ملت ایران و تقویت روز افزون بنیه صنایع بازدارنده دفاعی و موشکی را مطالبه همگان دانسته و ضمن
محکوم نمودن مواضع مقامات ارشد غربی درباره مبانی دفاعی ایران، با تقدیر از تلاش هاي تیم مذاکره کننده، خواهان تبعیت از منویات ولی
امر مسلمین و توجه به قوانین مجلس شوراي اسلامی با تکیه بر عزم خلل ناپذیر جوانان مومن انقلابی کشور در فتح قله هاي پیشرفت و

 
توسعه کشور هستیم. 

3- تحقق اقتصاد مقاومتی در سایه جهش و جهاد تولید را تنها راهکار حل مشکلات اقتصادي کشور دانسته و ضمن مطالبه جدي و تاکید بر
اهتمام مضاعف مسئولان، نهادهاي قانون گذار و دستگاه هاي اجرایی به منظور پشتیبانی ها و مانع زدایی ها، ارتقاي کیفیت محصولات
داخلی را از تولید کنندگان خواستاریم و این مهم را در سایه توجه به افسران و رزمندگان جنگ اقتصادي، یعنی کارآفرینان و کارگران، قابل
تحقق می دانیم. ما شرکت کنندگان در این حماسه ملی، خود را ملزم به استفاده از کالاهاي بومی با هدف حمایت از اشتغال و رفع بیکاري
جوانان دانسته و از هموطنان عزیزمان دعوت می نماییم با رعایت اصلاح الگوي مصرف و حمایت از کار و کالاي ایرانی، در جهت تحقق نظام

 
پیشرفته اسلامی قدم بردارند. 

4- بار دیگر بر حفظ وحدت ملی و دوري از هرگونه اقدام و عمل تفرقه افکنانه و فتنه گرایانه جریان هاي داخلی و خارجی تاکید و بر حمایت
همه جانبه خود از همبستگی جهان اسلام و جبهه مقاومت دفاع از فلسطین و قدس اشغالی به عنوان مساله اول مسلمین تصریح و همچنین

 
جنایات وحشیانه رژیم مرتجع آل سعود و هم پیمانان آن در یمن و سکوت مجامع بین المللی و مدعی حقوق بشر را محکوم می نمائیم. 

5- با تقدیر از تلاش هاي دولت مردمی و خدمت گذار، مجلس انقلابی و قوه قضائیه عدالت محور، بر پیگیري مطالبات و انتظارات بر حق
مردم، مبارزه با فساد، مسدود نمودن روزنه هاي تبعیض، رانت خواري و جلوگیري از حاکم نمودن جو یأس و ناامیدي در کشور و رفع

 
مشکلات معیشتی تاکید می نماییم. 

6- ما ملت انقلابی و استکبارستیز ضمن حمایت از رویکرد جدید دولت بر ایجاد تعادل و توازن در تعامل با کشور ها و وقوف کامل به نقشه
هاي شوم شیطان بزرگ آمریکاي جنایتکار و آگاهی از جنگِ شناختی و رسانه اي دشمن، هرگونه مداخله و شبه افکنی و تخریب چهره نظام
مقدس جمهوري اسلامی را خیال خام دانسته و از پیشرفت ها و دستاوردهاي بزرگ در حوزه علم و فن آوري، نظامی، امنیتی و سیاسی

 
حمایت قاطع نموده و آمادگی خود را براي جان فشانی و دفاع در مقابل هرگونه تهدید احتمالی اعلام می نماییم. 

 
والسلام علیکم و رحمه االله و برکاته 

بیست و دوم بهمن 1400



قطعنامه مراسم یوم االله 22 بهمن ماه در رشت

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  177  |  تاریخ: 1400/11/22

مردم رشت امروز در پایان تجمع گرامیداشت یوم االله 22 بهمن، با صدور قطعنامه اي بار دیگر با آرمان هاي انقلاب و شهدا تجدید
پیمان کردند.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز گیلان در بخشی از
این قطع نامه آمده است : ما شرکت کنندگان در مراسم 22
بهمن به نمایندگی از تمام مردم حق جو و حق گوي ایران
اسلامی و پیروان راه و مرام شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی،
ضمن تجدید میثاق با ارزش ها و آرمان هاي انقلاب اسلامی و
بیعت با ، ولی فقیه و مقتداي عظیم الشان انقلاب اسلامی و
همچنین ارواح طیبه شهداي این مسیر نورانی به شکرانه
سالگشتِ پیروزي انقلاب از عید ولادت حضرت زهرا (سلام االله

 
علیها) تا ولادت امیرالمومنین علی (علیه السلام) را جشن گرفته ایم. 

 
به گزارش برنا ، متن قطع نامه مراسم یوم االله 22 بهمن ماه 1400 به شرح زیر است. 

 
بسم االله الرحمن الرحیم 

 
ُ مَعَکُمْ وَ لنَْ یتَِرَکُمْ أعَْمالکَُمْ (سوره محمد آیه 35)  لْمِ وَ أنَتُْمُ الأَْعْلَوْنَ وَ االلهَّ فَلا تهَِنُوا وَ تدَْعُوا إلِىَ السَّ

 
پس هرگز سست نشوید و دشمنان را به صلح ذلتّ بار دعوت نکنید در حالی که شما برترید. 

 
و خداوند با شماست و چیزي از ثواب اعمالتان را کم نمی کند! 

حمد و سپاس ذات اقدس احدیّت جلّ و علا را که چنین روزي به
نام مقدس «یوم االله» آراسته گردید و نظام جمهوري اسلامی ایران،
با قیام قیامت گونه ملت، نخستین حکومت در عصر غیبت بر مبناي
قرآن را ایجاد و در سایه ي نعمت اسلام و ولایت و رهبري
پیامبرگونه حضرت امام خمینی (قدس سره الشریف) حماسه اي بی
نظیر برپا، و در پرتو آن محرومان و مستضعفان را فلاح و رستگاري
بخشید و 22 بهمن را به فجر رهایی مبدل و الگوي نجات بخش

 
سایر ملل قرار داد. 

اینک در طلیعه چهل و چهارمین بهار استقلال، آزادي و جمهوري اسلامی که گفتمان انقلاب اسلامی با گسترش محور مقاومت و مقابله با
نظام استکبار و ایادي آن، فصل نوینی را در پیش روي جهانیان قرار داده و هندسه قدرت را تغییر و فتح دروازه تمدن نوین اسلامی را با
رهبري آیت االله العظمی امام خامنه اي (مد ظله العالی) مژده می دهد، ما شرکت کنندگان در مراسم 22 بهمن به نمایندگی از تمام مردم
حق جو و حق گوي ایران اسلامی و پیروان راه و مرام شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی، ضمن تجدید میثاق با ارزش ها و آرمان هاي انقلاب
اسلامی و بیعت با، ولی فقیه و مقتداي عظیم الشان انقلاب اسلامی و همچنین ارواح طیبه شهداي این مسیر نورانی به شکرانه سالگشتِ
پیروزي انقلاب از عید ولادت حضرت زهرا (سلام االله علیها) تا ولادت امیرالمومنین علی (علیه السلام) را جشن گرفته و یوم االله 22 بهمن را
در قامت یک جشن بزرگ ملی گرامی داشته و با بانگ رساي توحیدي «االله اکبر ـ خامنه اي رهبر» و فریاد کوبنده «مرگ بر آمریکا، مرگ بر

 
انگلیس و مرگ بر اسرائیل» اعلام می نماییم: 

1- ملت شهید پرور و خداجوي ایران اسلامی، تحت هدایت و رهبري هوشمندانه مقام معظم رهبري و بر حسب بینش انقلابی خود، نیک
دریافته است که دشمن کژ اندیش و اهرمن خوي می کوشد که با تهاجم ترکیبی و با بهره گیري از دیکتاتوري رسانه اي، اقدامات فخرآفرین



و حماسه هاي بزرگ پیشرفت در عرصه هاي گوناگون را کم رنگ و بی اهمیت نشان دهد؛ از این رو، از تمامی دستگاه هاي ذیربط بخصوص
رسانه ملی و همچنین اندیشمندان، اهل قلم و افسران جنگ نرم می خواهیم که در جـهاد گسترده تبیین، ترفـند هاي دشمنان را نقش بر
آب کرده و مردم ایران، نسل جـوان و نیز افکار عمومی مسلمانان و جهانیان را از دستاورد هاي بزرگ ملت ایران در پرتو انقلاب اسلامی آگاه

 
سازند. 

2- ادامه مسیر پر فروغ انقلاب اسلامی، درس آموزي و عمل به بیانیه گام دوم انقلاب است و با جهاد تبیین به عنوان فریضه قطعی و فوري
می توان به بلنداي تشخیص نیاز لحظه و قله هاي رفیع آن دست یافت و ارتقاي روز افزون حوزه هاي علمی و فناوري، اقتصادي و نظامی و
بویژه استیفاي کامل حقوق هسته اي ملت ایران و تقویت روز افزون بنیه صنایع بازدارنده دفاعی و موشکی را مطالبه همگان دانسته و ضمن
محکوم نمودن مواضع مقامات ارشد غربی درباره مبانی دفاعی ایران، با تقدیر از تلاش هاي تیم مذاکره کننده، خواهان تبعیت از منویات، ولی
امر مسلمین و توجه به قوانین مجلس شوراي اسلامی با تکیه بر عزم خلل ناپذیر جوانان مومن انقلابی کشور در فتح قله هاي پیشرفت و

 
توسعه کشور هستیم. 

3- تحقق اقتصاد مقاومتی در سایه جهش و جهاد تولید را تنها راهکار حل مشکلات اقتصادي کشور دانسته و ضمن مطالبه جدي و تاکید بر
اهتمام مضاعف مسئولان، نهاد هاي قانون گذار و دستگاه هاي اجرایی به منظور پشتیبانی ها و مانع زدایی ها، ارتقاي کیفیت محصولات

داخلی را از تولید کنندگان خواستاریم و این مهم را در سایه توجه به
افسران و رزمندگان جنگ اقتصادي، یعنی کارآفرینان و کارگران،
قابل تحقق می دانیم. ما شرکت کنندگان در این حماسه ملی، خود
را ملزم به استفاده از کالا هاي بومی با هدف حمایت از اشتغال و رفع

 
بیکاري جو 

انان دانسته و از هموطنان عزیزمان دعوت می نماییم با رعایت اصلاح
الگوي مصرف و حمایت از کار و کالاي ایرانی، در جهت تحقق نظام

 
پیشرفته اسلامی قدم بردارند. 

4- بار دیگر بر حفظ وحدت ملی و دوري از هرگونه اقدام و عمل تفرقه افکنانه و فتنه گرایانه جریان هاي داخلی و خارجی تاکید و بر حمایت
همه جانبه خود از همبستگی جهان اسلام و جبهه مقاومت دفاع از فلسطین و قدس اشغالی به عنوان مساله اول مسلمین تصریح و همچنین

 
جنایات وحشیانه رژیم مرتجع آل سعود و هم پیمانان آن در یمن و سکوت مجامع بین المللی و مدعی حقوق بشر را محکوم می نمائیم. 

5- با تقدیر از تلاش هاي دولت مردمی و خدمت گذار، مجلس انقلابی و قوه قضائیه عدالت محور، بر پیگیري مطالبات و انتظارات بر حق
مردم، مبارزه با فساد، مسدود نمودن روزنه هاي تبعیض، رانت خواري و جلوگیري از حاکم نمودن جو یأس و ناامیدي در کشور و رفع

 
مشکلات معیشتی تاکید می نماییم. 

6- ما ملت انقلابی و استکبارستیز ضمن حمایت از رویکرد جدید دولت بر ایجاد تعادل و توازن در تعامل با کشور ها و وقوف کامل به نقشه
هاي شوم شیطان بزرگ آمریکاي جنایتکار و آگاهی از جنگِ شناختی و رسانه اي دشمن، هرگونه مداخله و شبه افکنی و تخریب چهره نظام
مقدس جمهوري اسلامی را خیال خام دانسته و از پیشرفت ها و دستاورد هاي بزرگ در حوزه علم و فن آوري، نظامی، امنیتی و سیاسی

حمایت قاطع نموده و آمادگی خود را براي جان فشانی و دفاع در مقابل هرگونه تهدید احتمالی اعلام می نماییم.



قطعنامه پایانی مراسم راهپیمایی 22 بهمن در لرستان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  178  |  تاریخ: 1400/11/22

شرکت کنندگان در مراسم بزرگداشت فجر 43 با ارزش ها و آرمان هاي انقلاب اسلامی تجدید میثاق کردند

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز لرستان در بخشی از قطع نامه
پایانیی راهپیمایان یوم االله 22 بهمن در خرم آباد آمده است: شرکت
کنندگان در مراسم بزرگداشت یوم االله 22 بهمن یک بار دیگر با ارزش ها و
آرمان هاي انقلاب تجدید میثاق و با، ولی فقیه و مقتداي خود بیعت می

 
کنیم. 

 
متن قطع نامه مراسم یوم االله 22 بهمن ماه 1400 

 
بسم االله الرحمن الرحیم 

 
ُ مَعَکُمْ وَ لنَْ یتَِرَکُمْ أعَْمالکَُمْ (سوره محمد آیه 35)  لْمِ وَ أنَتُْمُ الأَْعْلَوْنَ وَ االلهَّ فَلا تهَِنُوا وَ تدَْعُوا إلِىَ السَّ

 
پس هرگز سست نشوید و دشمنان را به صلح ذلتّ بار دعوت نکنید در حالی که شما برترید. 

 
و خداوند با شماست و چیزي از ثواب اعمالتان را کم نمی کند! 

حمد و سپاس ذات اقدس احدیّت جلّ و علا را که چنین روزي به نام مقدس «یوم االله» آراسته گردید و نظام جمهوري اسلامی ایران، با قیام
قیامت گونه ملت همدل، نخستین حکومت در عصر غیبت بر مبناي قرآن را ایجاد و در سایه ي نعمت اسلام و ولایت و رهبري پیامبرگونه
حضرت امام خمینی (قدس سره الشریف) حماسه اي بی نظیر برپا، و در پرتو آن محرومان و مستضعفان را فلاح و رستگاري بخشید و 22

 
بهمن را به فجر رهایی مبدل و الگوي نجات بخش سایر ملل قرار داد. 

اینک در طلیعه چهل و چهارمین بهار استقلال، آزادي و جمهوري اسلامی که گفتمان انقلاب اسلامی با گسترش محور مقاومت و مقابله با
نظام استکبار و ایادي آن، فصل نوینی را در پیش روي جهانیان قرار داده و هندسه قدرت را تغییر و فتح دروازه تمدن نوین اسلامی را با
رهبري آیت االله العظمی امام خامنه اي (مد ظله العالی) مژده می دهد، ما شرکت کنندگان در مراسم 22 بهمن به نمایندگی از تمام مردم
حق جو و حق گوي ایران اسلامی و پیروان راه و مرام شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی، ضمن تجدید میثاق با ارزش ها و آرمان هاي انقلاب
اسلامی و بیعت با، ولی فقیه و مقتداي عظیم الشان انقلاب اسلامی و همچنین ارواح طیبه شهداي این مسیر نورانی به شکرانه سالگشتِ
پیروزي انقلاب از عید ولادت حضرت زهرا (سلام االله علیها) تا ولادت امیرالمومنین علی (علیه السلام) را جشن گرفته و یوم االله 22 بهمن را
در قامت یک جشن بزرگ ملی گرامی داشته و با بانگ رساي توحیدي «االله اکبر ـ خامنه اي رهبر» و فریاد کوبنده «مرگ بر آمریکا، مرگ بر

 
انگلیس و مرگ بر اسرائیل» اعلام می نماییم 

1- ملت شهید پرور و خداجوي ایران اسلامی، تحت هدایت و رهبري هوشمندانه مقام معظم رهبري و بر حسب بینش انقلابی خود، نیک
دریافته است که دشمن کژ اندیش و اهرمن خوي می کوشد که با تهاجم ترکیبی و با بهره گیري از دیکتاتوري رسانه اي، اقدامات فخرآفرین



و حماسه هاي بزرگ پیشرفت در عرصه هاي گوناگون را کم رنگ و بی اهمیت نشان دهد؛ از این رو، از تمامی دستگاه هاي ذیربط بخصوص
رسانه ملی و همچنین اندیشمندان، اهل قلم و افسران جنگ نرم می خواهیم که در جـهاد گسترده تبیین، ترفـند هاي دشمنان را نقش بر
آب کرده و مردم ایران، نسل جـوان و نیز افکار عمومی مسلمانان و جهانیان را از دستاورد هاي بزرگ ملت ایران در پرتو انقلاب اسلامی آگاه

 
سازند. 

2- ادامه مسیر پر فروغ انقلاب اسلامی، درس آموزي و عمل به بیانیه گام دوم انقلاب است و با جهاد تبیین به عنوان فریضه قطعی و فوري
می توان به بلنداي تشخیص نیاز لحظه و قله هاي رفیع آن دست یافت و ارتقاي روز افزون حوزه هاي علمی و فناوري، اقتصادي و نظامی و
بویژه استیفاي کامل حقوق هسته اي ملت ایران و تقویت روز افزون بنیه صنایع بازدارنده دفاعی و موشکی را مطالبه همگان دانسته و ضمن
محکوم نمودن مواضع مقامات ارشد غربی درباره مبانی دفاعی ایران، با تقدیر از تلاش هاي تیم مذاکره کننده، خواهان تبعیت از منویات، ولی
امر مسلمین و توجه به قوانین مجلس شوراي اسلامی با تکیه بر عزم خلل ناپذیر جوانان مومن انقلابی کشور در فتح قله هاي پیشرفت و

 
توسعه کشور هستیم. 

3- تحقق اقتصاد مقاومتی در سایه جهش و جهاد تولید را تنها راهکار حل مشکلات اقتصادي کشور دانسته و ضمن مطالبه جدي و تاکید بر
اهتمام مضاعف مسئولان، نهاد هاي قانون گذار و دستگاه هاي اجرایی به منظور پشتیبانی ها و مانع زدایی ها، ارتقاي کیفیت محصولات
داخلی را از تولید کنندگان خواستاریم و این مهم را در سایه توجه به افسران و رزمندگان جنگ اقتصادي، یعنی کارآفرینان و کارگران، قابل
تحقق می دانیم. ما شرکت کنندگان در این حماسه ملی، خود را ملزم به استفاده از کالا هاي بومی با هدف حمایت از اشتغال و رفع بیکاري
جوانان دانسته و از هموطنان عزیزمان دعوت می نماییم با رعایت اصلاح الگوي مصرف و حمایت از کار و کالاي ایرانی، در جهت تحقق نظام

 
پیشرفته اسلامی قدم بردارند. 

4- بار دیگر بر حفظ وحدت ملی و دوري از هرگونه اقدام و عمل تفرقه افکنانه و فتنه گرایانه جریان هاي داخلی و خارجی تاکید و بر حمایت
همه جانبه خود از همبستگی جهان اسلام و جبهه مقاومت دفاع از فلسطین و قدس اشغالی به عنوان مساله اول مسلمین تصریح و همچنین

 
جنایات وحشیانه رژیم مرتجع آل سعود و هم پیمانان آن در یمن و سکوت مجامع بین المللی و مدعی حقوق بشر را محکوم می نمائیم. 

5- با تقدیر از تلاش هاي دولت مردمی و خدمت گذار، مجلس انقلابی و قوه قضائیه عدالت محور، بر پیگیري مطالبات و انتظارات بر حق
مردم، مبارزه با فساد، مسدود نمودن روزنه هاي تبعیض، رانت خواري و جلوگیري از حاکم نمودن جو یأس و ناامیدي در کشور و رفع

 
مشکلات معیشتی تاکید می نماییم. 

6- ما ملت همدل، انقلابی و استکبارستیز ضمن حمایت از رویکرد جدید دولت بر ایجاد تعادل و توازن در تعامل با کشور ها و وقوف کامل به
نقشه هاي شوم شیطان بزرگ آمریکاي جنایتکار و آگاهی از جنگِ شناختی و رسانه اي دشمن، هرگونه مداخله و شبه افکنی و تخریب چهره
نظام مقدس جمهوري اسلامی را خیال خام دانسته و از پیشرفت ها و دستاورد هاي بزرگ در حوزه علم و فن آوري، نظامی، امنیتی و سیاسی

 
حمایت قاطع نموده و آمادگی خود را براي جان فشانی و دفاع در مقابل هرگونه تهدید احتمالی اعلام می نماییم. 

 
والسلام علیکم و رحمه االله و برکاته 

بیست و دوم بهمن 1400



متن قطعنامه همدلی مردم استان مرکزي در عید انقلاب 1400

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  179  |  تاریخ: 1400/11/22

شرکت کنندگان در مراسم یوم االله 22 بهمن 1400 با قرائت قطعنامه با ارزش ها و آرمان هاي انقلاب اسلامی بیعت کردند.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیماي مرکز اراك؛ شرکت
کنندگان در مراسم یوم االله 22 بهمن 1400 با قرائت قطعنامه
اي ضمن تجدید میثاق با ارزش ها و آرمان هاي انقلاب
اسلامی و بیعت با ولی فقیه و مقتداي عظیم الشان انقلاب
اسلامی و همچنین ارواح طیبه شهداي این مسیر نورانی بر
حفظ وحدت ملی و دوري از هرگونه اقدام و عمل تفرقه افکنانه

 
و فتنه گرایانه جریان هاي داخلی و خارجی تاکید کردند. 

 
قطعنامه مراسم یوم االله 22 بهمن ماه 1400 

متن قطعنامه مراسم یوم االله 22 بهمن1400 به شرح زیر

 
است: 

 
بسم االله الرحمن الرحیم 

ُ مَعَکُمْ وَ لنَْ لْمِ وَ أنَتُْمُ الأَْعْلَوْنَ وَ االلهَّ فَلا تهَِنُوا وَ تدَْعُوا إلِىَ السَّ

 
یتَِرَکُمْ أعَْمالکَُمْ (سوره محمد آیه 35) 

پس هرگز سست نشوید و دشمنان را به صلح ذلتّ بار دعوت

 
نکنید در حالی که شما برترید، 

 
و خداوند با شماست و چیزي از ثواب اعمالتان را کم نمی کند! 

حمد و سپاس ذات اقدس احدیّت جلّ و علا را که چنین روزي به نام مقدس «یوم االله» آراسته گردید و نظام جمهوري اسلامی ایران، با قیام
قیامت گونه ملت، نخستین حکومت در عصر غیبت بر مبناي قرآن را ایجاد و در سایه ي نعمت اسلام و ولایت و رهبري پیامبرگونه حضرت
امام خمینی(قدس سره الشریف) حماسه اي بی نظیر برپا، و در پرتو آن محرومان و مستضعفان را فلاح و رستگاري بخشید و 22 بهمن را به

 
فجر رهایی مبدل و الگوي نجات بخش سایر ملل قرار داد. 

اینک در طلیعه چهل و چهارمین بهار استقلال، آزادي و جمهوري اسلامی که گفتمان انقلاب اسلامی با گسترش محور مقاومت و مقابله با
نظام استکبار و ایادي آن، فصل نوینی را در پیش روي جهانیان قرار داده و هندسه قدرت را تغییر و فتح دروازه تمدن نوین اسلامی را با
رهبري آیت االله العظمی امام خامنه اي(مد ظله العالی) مژده می دهد، ما شرکت کنندگان در مراسم 22 بهمن به نمایندگی از تمام مردم حق
جو و حق گوي ایران اسلامی و پیروان راه و مرام شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی، ضمن تجدید میثاق با ارزش ها و آرمان هاي انقلاب
اسلامی و بیعت با ولی فقیه و مقتداي عظیم الشان انقلاب اسلامی و همچنین ارواح طیبه شهداي این مسیر نورانی به شکرانه سالگشتِ
پیروزي انقلاب از عید ولادت حضرت زهرا(سلام االله علیها) تا ولادت امیرالمومنین علی(علیه السلام) را جشن گرفته و یوم االله 22 بهمن را در



قامت یک جشن بزرگ ملی گرامی داشته و با بانگ رساي توحیدي «االله اکبر ـ خامنه اي رهبر» و فریاد کوبنده «مرگ بر آمریکا، مرگ بر

 
انگلیس و مرگ بر اسرائیل» اعلام می نماییم: 

1- ملت شهید پرور و خداجوي ایران اسلامی، تحت هدایت و رهبري هوشمندانه مقام معظم رهبري و بر حسب بینش انقلابی خود، نیک
دریافته است که دشمن کژ اندیش و اهرمن خوي می کوشد که با تهاجم ترکیبی و با بهره گیري از دیکتاتوري رسانه اي، اقدامات فخرآفرین
و حماسه هاي بزرگ پیشرفت در عرصه هاي گوناگون را کم رنگ و بی اهمیت نشان دهد؛ از این رو، از تمامی دستگاه هاي ذیربط بخصوص
رسانه ملی و همچنین اندیشمندان، اهل قلم و افسران جنگ نرم می خواهیم که در جـهاد گسترده تبیین، ترفـندهاي دشمنان را نقش بر آب
کرده و مردم ایران، نسل جـوان و نیز افکار عمومی مسلمانان و جهانیان را از دستاوردهاي بزرگ ملت ایران در پرتو انقلاب اسلامی آگاه

 
سازند. 

2- ادامه مسیر پر فروغ انقلاب اسلامی،درس آموزي و عمل به بیانیه گام دوم انقلاب است و با جهاد تبیین به عنوان فریضه قطعی و فوري
می توان به بلنداي تشخیص نیاز لحظه و قله هاي رفیع آن دست یافت و ارتقاي روز افزون حوزه هاي علمی و فناوري، اقتصادي و نظامی و
بویژه استیفاي کامل حقوق هسته اي ملت ایران و تقویت روز افزون بنیه صنایع بازدارنده دفاعی و موشکی را مطالبه همگان دانسته و ضمن
محکوم نمودن مواضع مقامات ارشد غربی درباره مبانی دفاعی ایران، با تقدیر از تلاش هاي تیم مذاکره کننده، خواهان تبعیت از منویات ولی
امر مسلمین و توجه به قوانین مجلس شوراي اسلامی با تکیه بر عزم خلل ناپذیر جوانان مومن انقلابی کشور در فتح قله هاي پیشرفت و

 
توسعه کشور هستیم. 

3- تحقق اقتصاد مقاومتی در سایه جهش و جهاد تولید را تنها راهکار حل مشکلات اقتصادي کشور دانسته و ضمن مطالبه جدي و تاکید بر
اهتمام مضاعف مسئولان، نهادهاي قانون گذار و دستگاه هاي اجرایی به منظور پشتیبانی ها و مانع زدایی ها، ارتقاي کیفیت محصولات
داخلی را از تولید کنندگان خواستاریم و این مهم را در سایه توجه به افسران و رزمندگان جنگ اقتصادي، یعنی کارآفرینان و کارگران، قابل
تحقق می دانیم. ما شرکت کنندگان در این حماسه ملی، خود را ملزم به استفاده از کالاهاي بومی با هدف حمایت از اشتغال و رفع بیکاري
جوانان دانسته و از هموطنان عزیزمان دعوت می نماییم با رعایت اصلاح الگوي مصرف و حمایت از کار و کالاي ایرانی، در جهت تحقق نظام

 
پیشرفته اسلامی قدم بردارند. 

4- بار دیگر بر حفظ وحدت ملی و دوري از هرگونه اقدام و عمل تفرقه افکنانه و فتنه گرایانه جریان هاي داخلی و خارجی تاکید و بر حمایت
همه جانبه خود از همبستگی جهان اسلام و جبهه مقاومت دفاع از فلسطین و قدس اشغالی به عنوان مساله اول مسلمین تصریح و همچنین

 
جنایات وحشیانه رژیم مرتجع آل سعود و هم پیمانان آن در یمن و سکوت مجامع بین المللی و مدعی حقوق بشر را محکوم می نمائیم. 

5- با تقدیر از تلاش هاي دولت مردمی و خدمت گذار، مجلس انقلابی و قوه قضائیه عدالت محور، بر پیگیري مطالبات و انتظارات بر حق
مردم، مبارزه با فساد، مسدود نمودن روزنه هاي تبعیض، رانت خواري و جلوگیري از حاکم نمودن جو یأس و ناامیدي در کشور و رفع

 
مشکلات معیشتی تاکید می نماییم. 

6- ما ملت انقلابی و استکبارستیز ضمن حمایت از رویکرد جدید دولت بر ایجاد تعادل و توازن در تعامل با کشور ها و وقوف کامل به نقشه
هاي شوم شیطان بزرگ آمریکاي جنایتکار و آگاهی از جنگِ شناختی و رسانه اي دشمن، هرگونه مداخله و شبه افکنی و تخریب چهره نظام
مقدس جمهوري اسلامی را خیال خام دانسته و از پیشرفت ها و دستاوردهاي بزرگ در حوزه علم و فن آوري، نظامی، امنیتی و سیاسی

 
حمایت قاطع نموده و آمادگی خود را براي جان فشانی و دفاع در مقابل هرگونه تهدید احتمالی اعلام می نماییم. 

 
والسلام علیکم و رحمه االله و برکاته 

بیست و دوم بهمن 1400



جشن ملی 1400/ قرائت قطع نامه پایانی راهپیمایی 22بهمن

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  180  |  تاریخ: 1400/11/22

قطع نامه پایانی راهپیمایی 22 بهمن قم قرائت شد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما؛ مرکز قم، در بخشی از قطع
نامه مراسم یوم االله 22 بهمن آمده است: ما شرکت کنندگان
در مراسم 22 بهمن به نمایندگی از تمام مردم حق جو و حق
گوي ایران اسلامی و پیروان راه و مرام شهید سپهبد حاج
قاسم سلیمانی، ضمن تجدید میثاق با ارزش ها و آرمان هاي
انقلاب اسلامی و بیعت با، ولی فقیه و مقتداي عظیم الشان
انقلاب اسلامی و همچنین ارواح طیبه شهداي این مسیر
نورانی به شکرانه سالگشتِ پیروزي انقلاب از عید ولادت
حضرت زهرا (سلام االله علیها) تا ولادت امیرالمومنین علی

 
(علیه السلام) را جشن گرفته ایم. 

 
متن قطع نامه راهپیمایی 22 بهمن به این شرح است: 

 
بسم االله الرحمن الرحیم 

 
ُ مَعَکُمْ وَ لنَْ یتَِرَکُمْ أعَْمالکَُمْ (سوره محمد آیه 35)  لْمِ وَ أنَتُْمُ الأَْعْلَوْنَ وَ االلهَّ فَلا تهَِنُوا وَ تدَْعُوا إلِىَ السَّ

 
پس هرگز سست نشوید و دشمنان را به صلح ذلتّ بار دعوت نکنید در حالی که شما برترید. 

 
و خداوند با شماست و چیزي از ثواب اعمالتان را کم نمی کند! 

حمد و سپاس ذات اقدس احدیّت جلّ و علا را که چنین روزي به نام مقدس «یوم االله» آراسته گردید و نظام جمهوري اسلامی ایران، با قیام
قیامت گونه ملت، نخستین حکومت در عصر غیبت بر مبناي قرآن را ایجاد و در سایه ي نعمت اسلام و ولایت و رهبري پیامبرگونه حضرت
امام خمینی (قدس سره الشریف) حماسه اي بی نظیر برپا، و در پرتو آن محرومان و مستضعفان را فلاح و رستگاري بخشید و 22 بهمن را به

 
فجر رهایی مبدل و الگوي نجات بخش سایر ملل قرار داد. 

اینک در طلیعه چهل و چهارمین بهار استقلال، آزادي و جمهوري اسلامی که گفتمان انقلاب اسلامی با گسترش محور مقاومت و مقابله با
نظام استکبار و ایادي آن، فصل نوینی را در پیش روي جهانیان قرار داده و هندسه قدرت را تغییر و فتح دروازه تمدن نوین اسلامی را با
رهبري آیت االله العظمی امام خامنه اي (مد ظله العالی) مژده می دهد، ما شرکت کنندگان در مراسم 22 بهمن به نمایندگی از تمام مردم
حق جو و حق گوي ایران اسلامی و پیروان راه و مرام شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی، ضمن تجدید میثاق با ارزش ها و آرمان هاي انقلاب
اسلامی و بیعت با، ولی فقیه و مقتداي عظیم الشان انقلاب اسلامی و همچنین ارواح طیبه شهداي این مسیر نورانی به شکرانه سالگشتِ
پیروزي انقلاب از عید ولادت حضرت زهرا (سلام االله علیها) تا ولادت امیرالمومنین علی (علیه السلام) را جشن گرفته و یوم االله 22 بهمن را
در قامت یک جشن بزرگ ملی گرامی داشته و با بانگ رساي توحیدي «االله اکبر ـ خامنه اي رهبر» و فریاد کوبنده «مرگ بر آمریکا، مرگ بر

انگلیس و مرگ بر اسرائیل» اعلام می نماییم: 



1- ملت شهید پرور و خداجوي ایران اسلامی، تحت هدایت و رهبري هوشمندانه مقام معظم رهبري و بر حسب بینش انقلابی خود، نیک
دریافته است که دشمن کژ اندیش و اهرمن خوي می کوشد که با تهاجم ترکیبی و با بهره گیري از دیکتاتوري رسانه اي، اقدامات فخرآفرین
و حماسه هاي بزرگ پیشرفت در عرصه هاي گوناگون را کم رنگ و بی اهمیت نشان دهد؛ از این رو، از تمامی دستگاه هاي ذیربط بخصوص
رسانه ملی و همچنین اندیشمندان، اهل قلم و افسران جنگ نرم می خواهیم که در جـهاد گسترده تبیین، ترفـند هاي دشمنان را نقش بر
آب کرده و مردم ایران، نسل جـوان و نیز افکار عمومی مسلمانان و جهانیان را از دستاورد هاي بزرگ ملت ایران در پرتو انقلاب اسلامی آگاه

 
سازند. 

2- ادامه مسیر پر فروغ انقلاب اسلامی، درس آموزي و عمل به بیانیه گام دوم انقلاب است و با جهاد تبیین به عنوان فریضه قطعی و فوري
می توان به بلنداي تشخیص نیاز لحظه و قله هاي رفیع آن دست یافت و ارتقاي روز افزون حوزه هاي علمی و فناوري، اقتصادي و نظامی و
بویژه استیفاي کامل حقوق هسته اي ملت ایران و تقویت روز افزون بنیه صنایع بازدارنده دفاعی و موشکی را مطالبه همگان دانسته و ضمن
محکوم نمودن مواضع مقامات ارشد غربی درباره مبانی دفاعی ایران، با تقدیر از تلاش هاي تیم مذاکره کننده، خواهان تبعیت از منویات، ولی
امر مسلمین و توجه به قوانین مجلس شوراي اسلامی با تکیه بر عزم خلل ناپذیر جوانان مومن انقلابی کشور در فتح قله هاي پیشرفت و

 
توسعه کشور هستیم. 

3- تحقق اقتصاد مقاومتی در سایه جهش و جهاد تولید را تنها راهکار حل مشکلات اقتصادي کشور دانسته و ضمن مطالبه جدي و تاکید بر
اهتمام مضاعف مسئولان، نهاد هاي قانون گذار و دستگاه هاي اجرایی به منظور پشتیبانی ها و مانع زدایی ها، ارتقاي کیفیت محصولات
داخلی را از تولید کنندگان خواستاریم و این مهم را در سایه توجه به افسران و رزمندگان جنگ اقتصادي، یعنی کارآفرینان و کارگران، قابل
تحقق می دانیم. ما شرکت کنندگان در این حماسه ملی، خود را ملزم به استفاده از کالا هاي بومی با هدف حمایت از اشتغال و رفع بیکاري
جوانان دانسته و از هموطنان عزیزمان دعوت می نماییم با رعایت اصلاح الگوي مصرف و حمایت از کار و کالاي ایرانی، در جهت تحقق نظام

 
پیشرفته اسلامی قدم بردارند. 

4- بار دیگر بر حفظ وحدت ملی و دوري از هرگونه اقدام و عمل تفرقه افکنانه و فتنه گرایانه جریان هاي داخلی و خارجی تاکید و بر حمایت
همه جانبه خود از همبستگی جهان اسلام و جبهه مقاومت دفاع از فلسطین و قدس اشغالی به عنوان مساله اول مسلمین تصریح و همچنین

 
جنایات وحشیانه رژیم مرتجع آل سعود و هم پیمانان آن در یمن و سکوت مجامع بین المللی و مدعی حقوق بشر را محکوم می نمائیم. 

5- با تقدیر از تلاش هاي دولت مردمی و خدمت گذار، مجلس انقلابی و قوه قضائیه عدالت محور، بر پیگیري مطالبات و انتظارات بر حق
مردم، مبارزه با فساد، مسدود نمودن روزنه هاي تبعیض، رانت خواري و جلوگیري از حاکم نمودن جو یأس و ناامیدي در کشور و رفع

 
مشکلات معیشتی تاکید می نماییم. 

6- ما ملت انقلابی و استکبارستیز ضمن حمایت از رویکرد جدید دولت بر ایجاد تعادل و توازن در تعامل با کشور ها و وقوف کامل به نقشه
هاي شوم شیطان بزرگ آمریکاي جنایتکار و آگاهی از جنگِ شناختی و رسانه اي دشمن، هرگونه مداخله و شبه افکنی و تخریب چهره نظام
مقدس جمهوري اسلامی را خیال خام دانسته و از پیشرفت ها و دستاورد هاي بزرگ در حوزه علم و فن آوري، نظامی، امنیتی و سیاسی

 
حمایت قاطع نموده و آمادگی خود را براي جان فشانی و دفاع در مقابل هرگونه تهدید احتمالی اعلام می نماییم. 

 
والسلام علیکم و رحمه االله و برکاته 

بیست و دوم بهمن 1400



استاندار کهگیلویه و بویراحمد: سد تنگ سرخ سال 1401 آبگیري می شود/ اشتغال

در کهگیلویه و بویراحمد رونق می گیرد

منبع: تسنیمشماره خبر:  181  |  تاریخ: 1400/11/22

گروه استان ها_ استاندار کهگیلویه و بویراحمد گفت: کارهاي بزرگی در استان آغاز شده و آغاز خواهد شد، اشتغال در استان رونق
می گیرد و جوانان بیکار ما از این وضعیت خارج و صاحب شغل خواهند شد.

گروه استان ها_ استاندار کهگیلویه و بویراحمد گفت: کارهاي
بزرگی در استان آغاز شده و آغاز خواهد شد، اشتغال در استان
رونق می گیرد و جوانان بیکار ما از این وضعیت خارج و

 
صاحب شغل خواهند شد. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از یاسوج، سید علی احمدزاده در
مراسم راهپیمایی موتوري و خودرویی 22 بهمن شهر یاسوج با
گرامیداشت حضور حماسی و پرشور مردم استان کهگیلویه و
بویراحمد اظهار داشت: 22 بهمن یادآور روز حماسه ملت ایران
و روز خروش و قیام مردم علیه طاغوت و آغاز یک دوره جدید

 
حاکمیت الهی بر این سرزمین است. 

وي به وضعیت کشور قبل از انقلاب اشاره کرد و افزود: قبل از انقلاب شاهد بودیم که چکمه پوشان آمریکا و اجانب از هیچ ظلم و ستمی بر

 
پیکره این ملت کوتاهی نکردند و سرمایه ملی ما را جلوي چشمانمان به یغما می بردند. 

احمدزاده بیان کرد: 22 بهمن یادآور دوران قبل از پیروزي انقلاب است که سرسپردگان مملکت دستشان به سوي اجانب دراز بود و

 
چشمشان به دست دشمن بود و همه کشور را در اختیار بیگانگان قرار داده بودند. 

وي تاکید کرد: 22 بهمن آغازگر یک حکومت توحیدي و الهی در این مملکت و استقلال ایران از سلطه بیگانگان و ایجاد تمدن جدیدي که
همه ارکان و شئون مملکت به خود مردم واگذار شد است و امام(ره) انقلابی بر پایه باورها و اعتقادات الهی ایجاد کردند که در دنیا مشابه آن

 
وجود ندارد انقلابی که در راه اعتلاي آن خون هاي گرانبهایی تقدیم شد. 

احمدزاده با بیان اینکه 22 بهمن آغازگر دورانی است که مردم با اراده خودشان مملکت را اداره کنند، ادامه داد: بر حاکمیت این مملکت ولی

 
فقیه که جانشین امام معصوم است قرار دارد که حرفش حرف خدا و ائمه اطهار است. 

استاندار کهگیلویه و بویراحمد به تجربه خود به سفر به یکی از کشورهاي همسایه اشاره کرد و ادامه داد: در سفرم به یکی از کشورهاي
همسایه یکی از مقامات آن کشور به من گفت ما بدون اجازه آمریکا حتی نمی توانیم درب یک کارخانه را تغییر بدهیم، اگر ما ولی فقیه

 
داشتیم زیر سلطه و سیطره آمریکا نبودیم. 

احمدزاده در ادامه خطاب به مردم گفت: باور کنیم و اعتقاد داشته باشیم که این کشور آینده دار است استکبار جهانی و هم پیمانانش به

 
دنبال این هستند که شما را از پیروي از ولایت فقیه ناامید کنند. 



وي با بیان اینکه در کشور مشکلات اقتصادي وجود دارد، گفت: دشمن ما را تحریم کرده اما ملت ایران ملت مقاومی هستند و روي پاي
خودمان، داشته ها و توانمندي هایمان و اندوخته هاي داخلی از این گردنه سخت عبور خواهیم کرد و مشکلات را به دست همین جوانان حل

 
می کنیم. 

استاندار کهگیلویه و بویراحمد با بیان اینکه ما اراده کردیم کشورمان را خودمان بسازیم و اجازه ندهیم مانند آن دوران دارایی هایمان را به

 
یغما ببرند، گفت: به فضل الهی از این گردنه سخت مشکلات اقتصادي که همه به واسطه آمریکا است عبور خواهیم کرد. 

احمدزاده یادآور شد: آغاز دوران رفع مشکلات اقتصادي فرا رسیده و من به عنوان فرزند این استان به شما قول می دهم ظرف یکسال آینده

 
شاهد تحولات خوبی در زمینه اقتصادي و ایجاد اشتغال در استان باشیم. 

وي بیان کرد: کارهاي بزرگی در استان آغاز شده و آغاز خواهد شد، اشتغال در استان رونق می گیرد و جوانان بیکار ما از این وضعیت خارج و

 
صاحب شغل خواهند شد. 

احمدزاده تصریح کرد: دولت توجه ویژه اي به کهگیلویه و بویراحمد دارد و به دنبال تغییر در استان است، پروژه هاي بزرگی که اجرا شده و یا

 
در دست اجرا است بیانگر توجه و نگاه خاص دولت سیزدهم به استان است. 

وي با بیان اینکه استان وارد چرخه جدیدي از تولید و اشتغال شده، گفت: در حال حاضر براي پروژه هاي گاز، نفت و آب اقدامات مهم و

 
بزرگی طراحی و در دست اجرا است. 

احمدزاده بیان کرد: در حوزه آب، سدهایی حق ما بود اما این حق را به ما ندادند که با تلاش صورت گرفته عملیات اجرایی این سدها آغاز
شده است، سد تنگ سرخ در سال 1401 آبگیري و مشکلات آب شهر یاسوج و دشت هاي اطراف حل می شود ، کارهایی هم در دشت

 
امامزاده جعفر و باشت انجام می شود. 

مقام عالی دولت در کهگیلویه و بویراحمد بیان کرد: چند روز گذشته با تکیه بر توان استان و استفاده از ظرفیت ارکان دولتی، نمایندگان

 
مجلس و دستگاه ها توانستیم مجوز احداث سد آبریز را علی رغم همه مخالفت ها اخذ کنیم و از این گردنه سخت عبور کنیم. 

 
حماسه حضور در جزایر خلیج فارس/ راهپیمایی باشکوه خودرویی مردم در 43 سالگی انقلاب 

 
دبیرکل جامعه روحانیت مبارز: «جهاد تبیین» نیازمند مجاهدت بزرگ براي بیان خدمات انقلاب است 

 
بازتاب مراسم گرامی داشت پیروزي انقلاب اسلامی در رسانه هاي عربی 

وي تصریح کرد: تلاش براي توسعه و پیشرفت و تحول در استان به شرط حمایت مردم ادامه دارد، از مردم استان می خواهم براي اخذ

 
تسهیلات و ایجاد اشتغال به ما مراجعه کنند. 

احمدزاده در پایان با بیان اینکه قول می دهم ظرف یکی دو سال آینده تحولات زیادي در استان ایجاد شود، خاطر نشان کرد: تا پاي جان از
هیچ تلاش و کوششی براي عمران و آبادانی استان دریغ نخواهیم کرد.



حاجی بابایی : تدارك خوبی براي مردم در بودجه 1401 دید ه ایم/ 360 هزار

میلیارد تومان براي ایجاد اشتغال در استان ها تصویب شد

منبع: تسنیمشماره خبر:  182  |  تاریخ: 1400/11/22

گروه استان ها - رئیس کمیسیون برنامه و بودجه مجلس با بیان اینکه در بودجه سال آینده تدارك خوبی دیده شده است، گفت:
360 هزار میلیارد تومان براي اشتغال در خدمت استان ها قرار می گیرد.

گروه استان ها - رئیس کمیسیون برنامه و بودجه مجلس با
بیان اینکه در بودجه سال آینده تدارك خوبی دیده شده است،
گفت: 360 هزار میلیارد تومان براي اشتغال در خدمت استان

 
ها قرار می گیرد. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم ازشیراز، حمیدرضا حاجی بابایی
ظهر امروز در پایان راهپیمایی خودرویی 22 بهمن با تبریک
این روز اظهار داشت: این روزها، روزهاي سخت اقتصادي است؛
مردم در سراسر کشور با مشکلاتی دست و پنجه نرم می کنند

 
و سوالات گوناگونی مطرح می شود. 

وي با بیان اینکه یکی از سوالات این است که انقلاب چه کرده با وجود گرانی و مشکلات اقتصادي که وجود دارد، گفت: اینکه از مشکلات

 
اقتصادي گفته شود حق است اما اینکه انقلاب چه کرد باید بدانیم انقلاب براي چه به وجود آمد تا به این سوال به صورت واقعی پاسخ دهیم. 

حاجی بابایی در پاسخ به این سوال افزود: انقلاب براي این به وجود آمد که در ادامه مسیر انبیاي الهی، ائمه معصومین و دین خدا را به دنیا
بشناساند و مسیر مردم را به سمت مسیر الهی سوق دهد، انقلاب کردیم تا به دنیا بشناسانیم که کربلا یعنی چه و اهل بیت چه کسانی

 
هستند چهره هاي حق الهی را به دنیا بشناسانیم و براي همین هزینه شهادت را دادیم. 

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه و محاسبات مجلس با بیان اینکه شهادت زمانی معنا دارد که کاري براي حق انجام شود، عنوان کرد: بیش از

 
200 هزار نفر شهید شدند و میلیون ها خانواده وارد مباحث سخت جنگی شدند براي اینکه چهره اهل بیت را در دنیا بشناسانیم. 

حاجی بابایی با بیان اینکه انقلاب چهره اهل بیت را به دنیا شناساند و ملت هاي منطقه را آزاد کرد، تصریح کرد: انقلاب اسلامی توانست
راهپیمایی 30 الی 40 میلیونی را در اربعین حسینی براي نشان دادن اقتدار مکتب تشیع و اسلام برپا کند. انقلاب توانست در برابر استکبار
جهانی بایستد و چهره ناب اسلام را در جنوب لبنان به شکلی نشان دهد که از ضعیف ترین انسان ها انسان هایی بسازد که محور اقتدار در

 
دنیا باشند. 

وي با بیان اینکه اگر در کشور ما هیچ کاري نشده بود یا هیچ کاري نشود و فقط این باشد که دایره المعارف ها براي معرفی اهل بیت و امامت
نوشته شد، کافی است؛ گفت: ملت ایران با تمام سختی ها و مشکلات یک لحظه از امام دست برنداشتند، مردم انقلابی ساختند که 42 سال

 
است بمباران فرهنگی و اقتصادي و سیاسی می شود اما مردم پاي امام حسین ایستاده اند. 

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه و محاسبات مجلس تصریح کرد: امروز دنیا اهل بیت را می شناسد، قبل از انقلاب نماد اسلام در دنیا آل



سعود بود امروز نماد اسلام در دنیا اهل بیت است؛ قرآن به تفسیر آل سعود بود امروز به تفسیر اهل بیت است. براي این کار امام حسین را
قطعه قطعه کردند و اهل بیت را در شام به اسارت بردند تا این شناسایی شکل بگیرد و امروز ادامه آن حرکت را ملت بزرگ ایران انجام دادند.

حاجی بابایی با بیان اینکه به همین دلیل است که امام فرمود در طول تاریخ ملتی مانند ملت ایران نمی شناسیم، گفت: در شرایط کرونا،

 
اقتصاد مشکل دار و مسائل گوناگون اجتماعی امروز تمام کشور در راهپیمایی یک عظمت خلق کردند. 

وي با بیان اینکه اگر سوال این است که انقلاب براي ما چه کرد؟ جواب این است که انقلاب اهل بیت را به دنیا شناساند و مردم ایران حرکت
عاشورا را ادامه دادند، گفت: امروز شما مردم کنار امام و رهبري ایستادید؛ انقلاب اسلامی شهید حججی را ساخت و امروز میلیون ها جوان

 
مانند شهید حججی وجود دارد. 

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه و محاسبات مجلس گفت: انقلاب اسلامی عزت و شرف و حیثیت را در بین ملت ما نهادینه کرد با شرفترین

 
با غیرت ترین ملت دنیا ملت ایران است که پاي اسلام و اهل بیت ایستاده اند. 

حاجی بابایی با بیان اینکه اما سوال اقتصاد مشکل دارد هم وجود دارد، اظهار داشت: امروز اقتصادمان از نظر زیرساخت ها و توسعه کشور
قابل مقایسه نیست اما در حباب اقتصادي مشکل داریم، حباب اقتصادي یعنی گرانی هایی که دائم نخواهد بود، موقت است ما از این معابر

 
عبور می کنیم. 

وي افزود: در دنیا ما را تحریم می کنند تا دست از همه شهیدان و دست از عاشورا و کربلا برداریم، به ما فشار می اورند تا از اهل بیت دور
شویم اما امروز مردم نشان دادند که از این مسیر با وجود سختی ها جدا نمی شوند. وظیفه مسئولان این است که با وجود فشارها و سختی

 
ها تلاش کنند که از این معبر عبور کنیم امروز دولت و مجلس قدرتمندانه ایستادند تا از معبر عبور کنیم. 

وي با بیان اینکه خبرهاي خوشی در راه است، گفت: همه ملت ایران انقلابی هستند از شهداي مدافع حرم تا کسی که معیشتش به شدت

 
سخت شده اما با انقلاب همراهی می کند و بزرگترین رمز انقلابی بودن ملت ایران این است که انقلاب خود را حفظ کردند. 

حاجی بابایی با بیان اینکه ما یک هدف بیشتر نداریم و آن حفظ نظام جمهوري اسلامی ایران یعنی حفظ ولایتمداري است، تصریح کرد:
حفظ نظام از مسیر حفظ مردم می گذرد، مردم سرمایه اجتماعی هستند رهبري گفتند سرمایه اجتماعی آسیب دیده که باید ترمیم شود.
باید در مردم رضایت مندي ایجاد کنیم. ملت ایران خواستار عدالت و مبارزه با مفاسد هستند به دنبال این هستند که در کنار دینداري و

 
انقلابی گري معیشت و اشتغالشان درست شود. 

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه و محاسبات مجلس با بیان اینکه دولت انقلابی آمده و مجلس با قدرت از این دولت حمایت می کند و راهی

 
جز حمایت از دولت نداریم، گفت: همه در یک کشتی هستیم باید کمک کنیم، اشکالات را هم بگوییم. 

وي با بیان اینکه در بودجه سال آینده تدارك خوبی دیده شده است، گفت: 360 هزار میلیارد تومان براي اشتغال در خدمت استان ها قرار
می گیرد، 120 هزار میلیارد تومان براي تولید و رشد تولید در کشور قرار داده شده و رقم هاي کلان دیگري براي اقدامات پیشران جمهوري

 
اسلامی که در پروژه هاي بزرگ کار شود بنابراین سال آینده نوید خبرهاي خوشی هستیم. 

حاجی بابایی با بیان اینکه سفارشم به دولت و مسئولان این است که کسانی در این کشور مسئولیت بگیرند که مثل مردم زندگی کنند،
گفت: دولت انقلابی به کسانی مسئولیت بدهد که اهل رانت نباشند، انقلابی یعنی شهید سلیمانی یعنی کسی که خودش را هزینه می کند تا

 
نظام بماند. 



وي با بیان اینکه دولت انقلابی در کنار انقلابی گري مواظب مردم باشد،افزود: آمده ایم که پیوند مردم را با انقلاب محکم کنیم. این مردم این

 
دولت را انتخاب کردند این دولت و این نظام باید خادم مردم باشد هر نارضایتی که هر مدیري ایجاد کند نارضایتی از انقلاب است. 

 
نماینده مردم تهران در مجلس: ایران در 43 سال گذشته مقابل آمریکا و استکبار خم به ابرو نیاورده است 

 
آیت االله خاتمی: مردم تا آخرین قطره خون پاي آرمان هاي انقلاب و ولایت ایستاده اند 

 
تاکید بر پیگیري مطالبات مردم توسط مسئولان در قطعنامه راهپیمایی 22 بهمن 

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه و محاسبات مجلس با بیان اینکه نیروهاي امنیتی کشور را امن نگه داشتند، گفت: کشور ما نیاز به کار و

 
کارآمدي دارد، مدیري که کارآمد نیست به درد نمی خورد ولو اینکه خیلی خوب هم باشد امروز نیروي انقلابی و کارآمد می خواهیم. 

حاجی بابایی با تاکید بر کارآمدي مدیران افزود: 70 درصد از مشکلات را بدون اینکه دولت پولی تزریق کند با همراهی و کنار مردم بودن می
شود حل کرد اینها باید در استان ها مورد دقت و توجه باشد.



کاهش زمان صدور مجوز تاسیس آموزشگاه آزاد فنی و حرفه اي

منبع: بازار کارشماره خبر:  183  |  تاریخ: 1400/11/22

معاون وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی از صدور بیش از 4000 موافقت نامه اصولی براي متقاضیان تاسیس آموزشگاههاي آزاد فنی و
حرفه اي در 9 ماهه امسال خبر داد و کاهش زمان صدور مجوز پروانه تأسیس آموزشگاه آزاد از هشت ماه به سه روز را از مهمترین

اقدامات سازمان متبوع خود برشمرد.

معاون وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی از صدور بیش از 4000 موافقت نامه اصولی براي متقاضیان تاسیس آموزشگاههاي آزاد فنی و
حرفه اي در 9 ماهه امسال خبر داد و کاهش زمان صدور مجوز پروانه تأسیس آموزشگاه آزاد از هشت ماه به سه روز را از مهمترین اقدامات

 
سازمان متبوع خود برشمرد. 

غلامحسین حسینی نیا در گفت وگو با ایسنا، در آستانه دهه مبارك فجر به تشریح گزارش عملکرد و اقدامات سازمان آموزش فنی و حرفه اي

 
در سال جاري پرداخت. 

وي با بیان اینکه بیشتر شغل هاي احصاء شده مهارت محور هستند، اظهار کرد: جوانان جویاي کار می توانند با کمترین هزینه و بدون درگیر
شدن در بروکراسی هاي اداري پیچیده، آموزش دیده و با سرمایه اندك وارد بازار کار شوند. مشاغل شناسایی شده بین یک میلیون تا 10

 
میلیون تومان سرمایه نیاز دارند تا فرد آموزش دیده و ماهر بتواند فعالیت خود را شروع کند. 

 
ارائه آموزشهاي مهارتی به حدود یک میلیون نفر 

وي سپس به عملکرد 9 ماهه سازمان آموزش فنی و حرفه اي اشاره کرد و گفت: در 9 ماهه سال جاري، 497 هزار و 302 نفـر در مراکـز
دولتـی و 502 هــزار و 294 نفــر در آموزشــگاههــاي آزاد بخش خصوصی از کارجویـان، کارکنـان وظیفـه نیـروهـاي مسـلح، زندانیـان،
معتـادان بهبود یافتــه و متجاهــر، افـراد داراي معلولیـت، زنــان سرپرســت خانوار و بدسرپرســت، روســتائیان، عشــایر، دانــش
آمــوزان، دانشــجویان و فــارغ التحصیــلان دانشــگاهی، شــاغلین، پناهنــدگان و اتبــاع خارجـی موفق به کسب آموزش هاي مهارتی

 
شده اند که نسبت به مدت مشابه سال قبل 8 درصد رشـد در بخش دولتی و 149 درصد رشــد در بخش خصوصی را نشان می دهد. 

 
تدوین 500 استاندارد جدید شایستگی 

به گفته رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور، تدویـن 500 اسـتاندارد جدیـد شایسـتگی و ارزشـیابی مبتنـی بـر چارچـوب
صلاحیـت حرفـه اي و تقویـت و توسـعه تقاضـا محـور کـردن آمـوزش از طریـق تطبیـق اجـراي آمـوزش هاي فنی و حرفـه اي بـا رسـته

 
هاي اولویـت دار طـرح تکاپـو از مهمترین اقدامات سازمان در سال جاري بوده است. 

 
اعطاي 4326 مجوز به واحدهاي پذیرنده 

حسینی نیا همچنین اعطـاي 4326 مجـوز بـه واحـدهاي پذیرنـده بـراي مهـارت آمـوزي کارکنـان وظیفـه نیروهاي مسلح (محیـط واقعـی
کار)، برگزاري رویداد استارت آپی با مشارکت 3000 نفر از کارآفرینان جوان، اعطـاي مجـوز بـه 608 مرکـز کارآمـوزي جـوار و بیـن
کارگاهـی بـا رشـد 191 درصدي نسـبت بـه زمان مشـابه، ایجاد 24 واحد مهارت آموزي و مشاوره شغلی در زندانها، سـنجش مهـارت و
صـدور گواهینامـه مهـارت بـراي 365 هزار و 211 نفر از کارجویـان، کارآمـوزان و شـاغلین صنایـع و صنـوف و متقاضیـان آزاد را از دیگر

 
اقدامات سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور برشمرد. 

 
حمایت از بخش خصوصی در ارائه آموزشهاي متناسب با نیاز بازار 

معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تأکید بر حمایت از بخش خصوصی در ارائه آموزشهاي مهارتی متناسب با نیاز بازار کار، اظهار کرد:
در راستاي اصل (28) قانون اساسی و فراهم سازي امکان اشتغال با شرایط مساوي، بهبود فضاي کسب و کار و ایجاد فضاي رقابتی، رعایت
منفعت عمومی، تمامی درخواست هاي مجوز تأسیس آموزشگاه هاي فنی و حرفه اي آزاد منوط به احراز شرایط متقاضیان در سه روز و به

 
طور اتوماتیک انجام می شود. 

 
کاهش زمان صدور مجوز تاسیس آموزشگاه از 8 ماه به 3 روز 



وي با بیان اینکه در حال حاضر زمان صدور مجوز پروانه تأسیس آموزشگاه آزاد از حدود هشت ماه به سه روز کاهش یافته است، افزود: در 9
ماه سال جاري 4165 موافقت نامه اصولی با رشد 424 درصدي براي متقاضیان تأسیس آموزشگاه فنی و حرفه اي آزاد صادر شده است.



توسعه کمی و کیفی دوره هاي مهارت افزایی در دانشگاهها

منبع: بازار کارشماره خبر:  184  |  تاریخ: 1400/11/22

مدیر کل دفتر ارتباط با صنعت و جامعه وزارت علوم از برنامه این وزارتخانه براي مهارت افزایی و صلاحیت حرفه اي دانشجویان خبر
داد.

مدیر کل دفتر ارتباط با صنعت و جامعه وزارت علوم از برنامه این وزارتخانه براي مهارت افزایی و صلاحیت حرفه اي دانشجویان خبر

 
داد. 

محمد سعید سیف در گفتگو با خبرنگار مهر، با اشاره به تصویب نظام صلاحیت حرفه اي در دولت اظهار کرد: اخیراً شیوه نامه ایجاد شوراي

 
مهارت افزایی و صلاحیت حرفه اي دانشجویان و دانش آموختگان در وزارت علوم به تصویب رسیده و مجوز آن صادر شده است. 

مدیر کل دفتر ارتباط با صنعت و جامعه وزارت علوم افزود: اصل موضوع این است که باید بازار کار و نیاز کشور با توانمندي هاي موجود
متناسب شود و در همین رابطه هر دانشگاه کارنامه مخصوص به خود را دارد و رئیس آن دانشگاه می داند که در حوزه مهارت افزایی و رصد

 
اشتغال چه شرایطی دارند. 

وي ادامه داد: در دوره جدید قرار است فعالیت هاي جدي در حوزه مساله مهارت افزایی و هدایت شغلی دانشجویان و دانش آموختگان داشته
باشیم تا با متناسب سازي توانمندي هاي دانشجویان و دانش آموختگان با بازار کار از یک سو بهره وري بازار کار بالا برود و از سوي دیگر

 
احتمال اشتغال و استفاده آنها در مشاغل مختلف افزایش یابد. 

این مقام مسول وزارت علوم به اهداف و مأموریت این شورا اشاره کرد و گفت: بررسی و تصویب برنامه هاي اجرایی با هدف توسعه کمی و
کیفی دوره هاي مهارت افزایی، ارتقا و اثربخشی دوره هاي کارآموزي، مشارکت و همکاري در تدوین چارچوب و نظام صلاحیت حرفه اي ملی

 
و هم افزایی و هماهنگی میان مراجع و مراکز ذي ربط جهت ارتقاي سطح همکاري از جمله اهداف تشکیل این شورا به شمار می رود. 

وي در ادامه بر بررسی تناسب حرف و مشاغل موجود با رشته هاي دانشگاهی و پیگیري جهت ایجاد نظام صلاحیت حرفه اي متناسب با آنها
تاکید کرد و گفت: نظارت و پایش عملکرد مؤسسات همسو با برگزاري دوره هاي مهارت افزایی و کارآموزي از دیگر ماموریت هاي این شورا

 
است. 

مدیر کل دفتر ارتباط با صنعت و جامعه وزارت علوم بیان کرد: این شورا همچنین وظایفی دارد که از جمله می توان به سامان دهی و توسعه
دوره هاي مهارت افزایی، سامان دهی، ارتقا و اثربخش کردن دوره هاي کارآموزي و همکاري در تدوین چارچوب و ساختار صلاحیت حرفه اي

 
شناسایی و رفع موانع اجرایی اقدام هاي مربوط به مهارت افزایی، کارآموزي و صلاحیت حرفه اي اشاره کرد. 

سیف همچنین به ترکیب این شورا اشاره کرد و گفت: وزیر علوم تحقیقات و فناوري ریاست شورا و معاون پژوهش و فناوري وزارت علوم نایب
رئیسی را عهده دار است و معاون آموزشی وزارت علوم، رئیس سازمان سنجش آموزش کشور، رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي، رئیس دانشگاه
علمی و کاربردي علمی و کاربردي، مدیرکل دفتر ارتباط با جامعه و صنعت وزارت (دبیر شورا)، رئیس مرکز تحقیقات سیاست هاي علمی
کشور، دبیر کمیسیون انجمن هاي علمی از اعضاي این شورا به شمار می روند و جلسات شورا دست کم هر سه ماه یک بار تشکیل می شود.



ایجاد سراهاي نوآوري در چهارمحال و بختیاري با همکاري دانشگاه آزاد اسلامی

منبع: بازار کارشماره خبر:  185  |  تاریخ: 1400/11/22

تفاهم نامه همکاري ایجاد سراهاي نوآوري استانی در راستاي طرح هاي پویش، پایش و رویش بین دانشگاه آزاد اسلامی و اتاق
بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي استان چهارمحال و بختیاري امضا شد.

تفاهم نامه همکاري ایجاد سراهاي نوآوري استانی در راستاي طرح هاي پویش، پایش و رویش بین دانشگاه آزاد اسلامی و اتاق

 
بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي استان چهارمحال و بختیاري امضا شد. 

بع گزارش خبرنگار گروه استان هاي خبرگزاري آنا، تفاهم نامه ایجاد سراهاي نوآوري استانی در راستاي طرح هاي پویش، پایش و رویش با
حضور عبداالله محمدي مدیرکل پژوهشکده ها و مراکز تحقیقاتی دانشگاه آزاد اسلامی بین دانشگاه آزاد اسلامی استان چهارمحال و بختیاري

 
و اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي استان چهارمحال و بختیاري منعقد شد. 

این تفاهم نامه به منظور تحقق اهداف سند تحول و تعالی دانشگاه و در راستاي رویداد گام دوم و گسترش همکاري هاي علمی، پژوهشی،
آموزشی و فناوري و با هدف بهره مندي از ظرفیت هاي سخت افزاري و نرم افزاري اي بین دانشگاه آزاد اسلامی استان چهارمحال و بختیاري

 
و اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاوري استان چهارمحال و بختیاري در حوزه هاي علم و فناوري به امضا رسید.(بیشتر بخوانید) 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان چهارمحال و بختیاري در این نشست با تبریک ایام دهه فجر انقلاب اسلامی گفت: براساس فرمایش مقام

 
معظم رهبري دانشگاه ها باید مسائل مهم را مسئله یابی و حل مسئله کنند و مدیران صنایع باید از ظرفیت هاي دانشگاه ها استفاده کنند. 

 
ایجاد سراهاي نوآوري در چهارمحال و بختیاري با همکاري دانشگاه آزاد اسلامی 

ابراهیم رحیمی هدف از این تفاهم نامه را ایجاد سراي نوآوري مشترك اتاق بازرگانی و مراکز دانشگاه آزاد اسلامی استانی در راستاي اشتغال
همزمان دانشجویان با تحصیل و شناسایی و عارضه یابی مشکلات موجود اقتصادي شامل صنعت، معدن، کشاورزي، تجارت و خدمات و کمک
براي ایجاد ساز و کار لازم به منظور ارائه پیشنهادها و راه حل هاي ممکن در راستاي رفع مشکلات و تلاش براي بهره وري بیشتر و حل

 
مسئله از اقتصاد بخش خصوصی براي بهبود شاخص هاي فضاي کسب و کار عنوان کرد. 

آیت االله احمدي رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي استان چهارمحال و بختیاري هم در این نشست گفت: انتقال دانش فنی،
تبدیل ایده به محصول و تجاري سازي، انجام خدمات عارضه یابی و حل مسئله، ایجاد سازکارهاي علمی بازاریابی بین المللی؛ انجام پروژه
هاي تحقیقاتی مورد نیاز، هدفمندسازي رساله ها و پایان نامه هاي دانشگاه متناسب با نیازهاي پژوهش و فناوري اتاق بازرگانی؛ استفاده از
خدمات مشاوره اي متقابل استفاده از امکانات تحقیقاتی (آزمایشگاهی، کارگاهی) متقابل، ایجاد شرایط براي فرصت هاي مطالعاتی و پژوهشی
استادان و دانشجویان تحصیلات تکمیلی در اتاق بازرگانی؛ همکاري در زمینه مدارس عالی مهارت در راستاي تأمین نیازهاي نیروهاي ماهر
اتاق بازرگانی؛ انجام بازدیدهاي متقابل علمی و صنعتی، تبادل اطلاعات و آمار مورد نیاز و در مجموع استفاده از ظرفیت هاي طرفین در قالب

 
این تفاهم نامه در سراي نوآوري قابل انجام خواهد شد. 

در پایان پس از بیان دیدگاه هاي مختلف درباره ارتباط صنعت و دانشگاه از طرف مدیران صنایع و اعضاي هیئت علمی دانشگاه، تفاهم نامه
ایجاد سراهاي نوآوري استانی در راستاي طرح هاي پویش، پایش و رویش در پنج ماده و چهار تبصره در دو نسخه به امضاي رئیس دانشگاه

آزاد اسلامی استان چهارمحال و بختیاري و رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي این استان رسید.



بستر نقش آفرینی تعاونی ها را در تحول اقتصادي کشور فراهم می کنیم

منبع: بازار کارشماره خبر:  186  |  تاریخ: 1400/11/22

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: با توجه به ظرفیت هاي تعاونی ها در مردمی کردن اقتصاد، بستر لازم براي نقش آفرینی آنان
را فراهم می کنیم.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: با توجه به ظرفیت هاي تعاونی ها در مردمی کردن اقتصاد، بستر لازم براي نقش آفرینی آنان را

 
فراهم می کنیم. 

به گزارش بازارکار از مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، دکتر "حجت االله عبدالملکی" در آئین افتتاحیه
همزمان 102 طرح بخش تعاون با حضور معاون اول رئیس جمهور، اظهار داشت: در سومین سال گام دوم انقلاب اسلامی و با روي کار آمدن

 
دولت مردمی، تسریع در حرکت ماندگار به سمت تشکیل تمدن نوین اسلامی رقم خورده است. 

وي با بیان اینکه بیش از 60 میلیون نفر در امور معیشتی و رفاهی با این وزارتخانه در ارتباط اند، افزود: بر اساس سیاست هاي اقتصاد

 
مقاومتی، تأکید ویژه اي بر نقش آفرینی مردم در کارآفرینی و اشتغال وجود دارد. 

عبدالملکی گفت: بر اساس گفتمان اسلام و سفارش قرآن کریم، تعاون برترین و مهم ترین بستر براي حضور مردم در حوزه تحول اقتصادي

 
کشور است. 

عبدالملکی با بیان اینکه از زمان شروع به کار دولت سیزدهم، چهار کلان پروژه در وزارت مردم آغاز شده است، بیان داشت: زیست بوم ملی

 
اشتغال جمهوري اسلامی ایران براي تعیین شرح وظایف و تقسیم کار میان دولت و مردم در دست انجام است. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی مسئله ساماندهی صندوق هاي بازنشستگی و تأمین اجتماعی، اصلاح نظام مدیریتی شرکت هاي تابعه و رفع
فقر مطلق را نیز از دیگر دستور کارهاي وزارت مردم عنوان کرد و گفت: شاخص هاي بررسی عملکرد دستگاه هاي اجرایی در حوزه تعاون نیز

 
تدوین می شود. 

در این مراسم 102 طرح تعاونی با اعتبار 2734 میلیارد تومان و اشتغالزایی 7081 نفر در حوزه هاي تولیدي، خدماتی، توزیعی و مسکن به
بهره برداري رسید.



کلینیک اشتغال و کارآفرینی در جهاد دانشگاهی بوشهر افتتاح شد

منبع: بازار کارشماره خبر:  187  |  تاریخ: 1400/11/22

رئیس جهاد دانشگاهی استان بوشهر گفت: این نهاد انقلابی در برگزاري رویداد ها و استارتاپ ها اتفاقات خوبی را رقم زده که راه
اندازي مرکزنوآوري محصولات صنایع دستی دریا که امروز شاهد آن بودیم یکی از این موفقیت هاست.

رئیس جهاد دانشگاهی استان بوشهر گفت: این نهاد انقلابی در برگزاري رویداد ها و استارتاپ ها اتفاقات خوبی را رقم زده که راه اندازي

 
مرکزنوآوري محصولات صنایع دستی دریا که امروز شاهد آن بودیم یکی از این موفقیت هاست. 

آیین افتتاحیه دفتر کلینیک اشتغال و کارآفرینی به همت مرکز آموزش علمی کاربردي جهاد دانشگاهی استان بوشهرو با حضور دکتر علی
احمدي زاده رئیس جهاد دانشگاهی استان بوشهر، دکتر شبیر اشکپور مطلق رییس دانشگاه جامع علمی کاربردي استان بوشهر و دکتر
محسن پرویز سرپرست مرکز آموزش علمی کاربردي جهاددانشگاهی بوشهر و معاونان و مدیران جهاددانشگاهی استان در محل جهاد

 
دانشگاهی بوشهر برگزار شد. 

در این آیین علی احمدي زاده رییس جهاد دانشگاهی استان بوشهر با بیان اینکه مجموعه جهاد دانشگاهی در حوزه نوآوري سالهاست شروع
به فعالیت کرده، گفت: جهاد دانشگاهی در برگزاري رویداد ها و استارتاپ ها اتفاقات خوبی را رقم زده که راه اندازي مرکزنوآوري محصولات
صنایع دستی دریا که امروز شاهد آن بودیم یکی از این موفقیت هاست، این مرکز کارآفرینی به صورت تخصصی در حوزه صنایع دستی برپایه

 
صدف کار خواهد کرد. 

احمدي زاده با اشاره به اینکه این مرکز میتواند تکمیل کننده چرخه فناوري در استان باشد، افزود: مراکز نوآوري دانشگاه ها وظیفه
استعدادیابی و مشاوره کسب وکار را برعهده دارد و این مرکز هم با هدف تبدیل یک ایده دانشجویی به فعالیت شغلی و کمک به حفظ و

 
پایداري این دسته فعالیت هاي نوپاي کارآفرین، شروع به کار کرده است. 

رئیس دانشگاه جامع علمی کابردي استان بوشهر نیز تصریح کرد: یکی از اهدافی که دانشگاه علمی کاربردي دنبال میکند، راه اندازي مراکز
نوآوري ست که در قالب آن دانشجویان به ارائه کارها از تولید تا فروش بپردازند و امروز شاهد راه اندازي مرکز آموزشی جوان اما فعال جهاد
دانشگاهی هستیم که خوشبختانه بسیار خوب کار میکنند واقدامات بسیار ارزنده اي دارد و امیدواریم با استفاده از ظرفیت هاي استان این

 
فعالیت توسعه پیدا کند و محصولات در سطح ملی و بین المللی عرضه بشود. 

در این آیین دکتر محسن پرویز سرپرست دانشگاه علمی کابردي جهاد دانشگاهی بوشهر با تاکید بر اهمیت نقش دانشگاه هاي علمی
کاربردي ادامه داد: 50درصد دانش آموزان در حال حاضر باید به سمت رشته هاي فنی و حرفه اي و مهارتی حرکت کنند که وظیفه دانشگاه

 
علمی کاربردي نیز تربیت نیروي انسانی متخصص و ترویج فرهنگ کارآفرینی است. 

در انتهاي آیین افتتاحیه دفتر کلینیک اشتغال و کارآفرینی، تفاهم نامه اي مابین مرکز آموزش علمی کاربردي جهاد دانشگاهی بوشهر و
شرکت تعاونی بانوان کارآفرین آسمان جنوب در راستاي شناسایی، معرفی و شناخت فرصت هاي اشتغال، کارآفرینی و همچنین همکاري
جهت برگزاري رویداد ها و دوره هاي اموزشی تخصصی در زمینه کارآفرینی با توجه به ظرفیت هاي طرفین منعقد گردید و همچنین جناب

اقاي دکتر جلال الدین حسانی به عنوان مسئول دفتر کارآفرینی ونوآوري مرکز آموزش علمی کاربردي جهاد دانشگاهی بوشهر معرفی شد.



میدان کارآفرینی در ساري رونمایی شد

منبع: بازار کارشماره خبر:  188  |  تاریخ: 1400/11/22

همزمان با دهه فجر و در راستاي ترویج فرهنگ کارآفرینی، میدان ساري کنار مرکز استان به نام میدان کارآفرینی نامگذاري و در
مراسمی از این میدان رونمایی شد.

همزمان با دهه فجر و در راستاي ترویج فرهنگ کارآفرینی، میدان ساري کنار مرکز استان به نام میدان کارآفرینی نامگذاري و در

 
مراسمی از این میدان رونمایی شد. 

به گزارش خبرگزاري مهر، علی باقري سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران در این مراسم ضمن تقدیر از زحمات و تلاش
هاي مسئولین ذیل ربط در برگزاري این مراسم و نامگذاري میدان ساري کنار به کارآفرین، گفت: امروزه استان مازندران و کشور نیازمند

 
جوانانی مصمم به کسب موفقیت، خطرپذیر و داراي روحیه استقلال طلبانه براي کشف و بهره برداري از فرصتها و موقعیت هاي جدید است. 

باقري ادامه داد: سالهاست که در بحث کارآفرینی بدنبال فرهنگ سازي هستیم تا بتوانیم جوانان و فارغ التحصیلان دانشگاهی را به سمت این

 
مهم سوق دهیم و نامگذاري این میدان در مرکز استان نیز به همین علت است. 

باقري افزود: در بحث ترویج فرهنگ کارآفرینی نسبت به تشکیل 24 مرکز مشاوره و خدمات کارآفرینی و مرکز شتاب دهی و فضاي کار

 
مشترك با هدف ترویج فرهنگ کارآفرینی در استان اقدام کردیم. 

سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران با اشاره به افتتاح 5 مرکز مشاوره کارآفرینی و یک مرکز شتاب دهنده در دهه فجر
امسال، گفت: براي معرفی الگوهاي کارآفرینان به مردم و جوانان استان نیز به صورت مستمر نسبت به شناسایی کارآفرینان برتر و برگزاري

 
سالانه جشنواره امتنان از کارآفرینان برتر استانی اقدام کردیم. 

این مسئول ادامه داد: اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران در راستاي ترویج فرهنگ کارآفرینی در بین دانش آموزان تا کنون دو
باشگاه کارآفرینان نوجوان را با اهداف، توانمندسازي دانش آموزان در جهت دستیابی به تجربه عملی کارآفرینی در مقیاس کوچک، کمک به
دانش آموزان جهت تقویت باور نسبت به خود و کشف و واکاوي خلاقیت خود از طریق کوشش و خطا، بهبود مهارتهاي اساسی مانند تصمیم
گیري، توانایی کار گروهی، حل مساله و شبکه سازي، تقویت نگرش کارآفرینانه نوجوانان و افزایش خلاقیت و نوآوري، عزت نفس، میل به
موفقیت و تغییر روش هاي تدریس متناسب با مبانی کارآفرینی با هدف افزایش توانایی هاي کارآفرینانه دانش آموزان در شهرستانهاي تنکابن

 
و قائمشهر شکل دهیم. 

باقري افزود: با تشکیل شش کافه هاي کارآفرینی در سطح استان بدنبال ایجاد فضایی که امکان برقراري تعاملات اجتماعی بین کارآفرینان با

 
کارآفرینان، کارآفرینان بادولت، کارآفرینان با سرمایه گذاران و کارآفرینان با دانشجویان را تسهیل کند، هستیم. 

وي خاطرنشان کرد: با تأسیس 24 مرکز مشاوره کارآفرینی و 6 مرکز شتاب دهنده و فضاي کار مشترك نیز بدنبال تکمیل چرخه اکوسیستم
کارآفرینی در استان هستیم. سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران گفت: کارآفرینی نیاز مبرم جامعه است و باید بتوانیم در

راستاي افزایش چشمگیر تعداد کارآفرینان گام برداریم.



رهبري حدود یک دهه است که به اقتصاد دانش بنیان اشاره می کنند

منبع: رادیو گفت و گوشماره خبر:  189  |  تاریخ: 1400/11/22

سوزنچی در رادیو گفت وگو عنوان کرد: مقام معظم رهبري حدود یک دهه است که به اقتصاد دانش بنیان اشاره می کنند.

سوزنچی در رادیو گفت وگو عنوان کرد: مقام معظم رهبري
حدود یک دهه است که به اقتصاد دانش بنیان اشاره می کنند.

به گزارش پایگاه خبري تحلیلی رادیو گفت و گو؛ دکتر ابراهیم
سوزنچی (عضو شوراي عالی انقلاب فرهنگی و عضو هیات
علمی دانشگاه صنعتی شریف) در خصوص اقتصاد دانش بنیان

 
با برنامه«جشن ملی» گفتگوي تلفنی کرد. 

ابراهیم سوزنچی اظهار کرد: زمانی در حوزه اقتصاد فکر می کردیم آنچه براي ما ثروت جدید را به همراه دارد سرمایه گذاري است لذا بسیاري
از نظریات و رویکردها به این سمت رفته بود و با همین دیدگاه عامل اصلی رشد اقتصادي را سرمایه گذاري می دانستند. در این فضا کم کم

 
متفکران متوجه شدند که نقش سرمایه گذاري آن قدر اهمیت بالایی ندارد. 

وي با بیان اینکه در کشور ما هم فکر می کردند سرمایه گذاري عامل مهمی است، افزود: نفت را می فروختند و منابع ارزي حاصل از فروش
نفت را سرمایه گذاري می کردند تا به رشد اقتصادي برسند و با پول نفت ماشین آلات می خریدند و کارخانه میزند به گمان این که توسعه
پیدا کرده اند در حالی که بعداً آشکار شد این تفکر اشتباهی است. بعد از انقلاب و بعد از جنگ، رهبري به این مسئله خیلی سریع پی بردند

 
و فرمودند در چاه هاي نفت را ببندید. 

عضو هیات علمی دانشگاه صنعتی شریف با اشاره به اینکه سرمایه گذاري بدون دانش هیچ ارزشی ندارد؛ بیان کرد: منحنی وجود دارد به نام
منحنی لبخند که فعالیت هاي مختلف شرکت یا بنگاه در آن ثبت می شود؛ مونتاژ یا تولید، کمترین ارزش افزوده را دارد در حالی که هر
چقدر به سمت فعالیت هاي ناشی از دانش و تحقیق و توسعه و طراحی می رویم ارزش افزوده بسیار بالایی خلق می شود و وقتی به سمت

 
فعالیت هاي معطوف به بازار نظیر ایجاد برند می رویم ارزش افزوده بالایی ایجاد می شود. 

سوزنچی خاطر نشان کرد: ما فقط مونتاژکار بودیم یعنی در دوره گذشته و اوایل انقلاب این مسیر مونتاژ طی شد. مقام معظم رهبري حدود
یک دهه است که به اقتصاد دانش بنیان اشاره می کنند. این پارادایم باید عوض شود و باید ارزش افزوده را از دانش خلق کنیم و به سمت

 
تحقیق و توسعه و دانش برویم. 

عضو شوراي عالی انقلاب فرهنگی در مورد کارآفرینی تشریح کرد: کارآفرین کسی است که از ابتدا بحث طراحی، تحقیق و توسعه تا تولید و

 
بازاریابی و فروش، کل این زنجیره را کامل کنار هم ایجادکند؛ اما اگر فقط مونتاژکار باشد دیگر هنر نیست و اقتصاد دانش بنیان نیست. 

سوزنچی با بیان اینکه صنایع بزرگ مثل فولاد دانش بنیان نشده است افزود: صنایع بزرگ انرژي را از دولت ارزان می گیرند و همان سود
شرکت می شود. اگر وارد دانش و تکنولوژي آن شوند متوجه می شوند که به نسبت رقباي جهانی بسیار عقب تر هستند. چون انرژي را ارزان



 
می گیرند و تولیدات خود را به نرخ جهان می فروشند پس سود بالایی دارند. 

وي در مورد روند فعلی اقتصاد دانش بنیان اظهار کرد: در بیانیه گام دوم انقلاب در دو دهه، رستاخیز علمی شروع شده است و سرعت بسیار
بالایی دارد ولی واقعیت این است که ما در ابتداي حرکتیم با این که نسبت به نقطه شروع وضعیت ما بهبود پیدا کرده است ولی طبق
فرمایشات رهبري که در بیانیه ذکر شده است ایشان می فرمایند: «اما آنچه من می خواهم بگویم این است که این راه طی شده با همه
اهمیتش فقط یک آغاز بوده است و نه بیشتر. باید به قله ها دست بیابیم. » پس در مسیر گام دوم انقلاب براي رویکرد تعاملی و خستگی

ناپذیر و شبانه روزي تلاش کنیم تا به این قله ها برسیم.



میدان کارآفرینی در ساري رونمایی شد

منبع: افرنگ خبرشماره خبر:  190  |  تاریخ: 1400/11/22

همزمان با دهه فجر و در راستاي ترویج فرهنگ کارآفرینی، میدان ساري کنار مرکز استان به نام میدان کارآفرینی نامگذاري و در
مراسمی از این میدان رونمایی شد.

همزمان با دهه فجر و در راستاي ترویج فرهنگ کارآفرینی، میدان ساري
کنار مرکز استان به نام میدان کارآفرینی نامگذاري و در مراسمی از این

 
میدان رونمایی شد. 

به گزارش افرنگ خبر / علی باقري سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی مازندران در این مراسم ضمن تقدیر از زحمات و تلاش هاي
مسئولین ذیل ربط در برگزاري این مراسم و نامگذاري میدان ساري کنار به
کارآفرین، گفت: امروزه استان مازندران و کشور نیازمند جوانانی مصمم به

 
کسب موفقیت، خطرپذیر و داراي روحیه استقلال طلبانه براي کشف و بهره برداري از فرصتها و موقعیت هاي جدید است. 

باقري ادامه داد: سالهاست که در بحث کارآفرینی بدنبال فرهنگ سازي هستیم تا بتوانیم جوانان و فارغ التحصیلان دانشگاهی را به سمت این

 
مهم سوق دهیم و نامگذاري این میدان در مرکز استان نیز به همین علت است. 

باقري افزود: در بحث ترویج فرهنگ کارآفرینی نسبت به تشکیل 24 مرکز مشاوره و خدمات کارآفرینی و مرکز شتاب دهی و فضاي کار

 
مشترك با هدف ترویج فرهنگ کارآفرینی در استان اقدام کردیم. 

سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران با اشاره به افتتاح 5 مرکز مشاوره کارآفرینی و یک مرکز شتاب دهنده در دهه فجر
امسال، گفت: براي معرفی الگوهاي کارآفرینان به مردم و جوانان استان نیز به صورت مستمر نسبت به شناسایی کارآفرینان برتر و برگزاري

 
سالانه جشنواره امتنان از کارآفرینان برتر استانی اقدام کردیم. 

این مسئول ادامه داد: اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران در راستاي ترویج فرهنگ کارآفرینی در بین دانش آموزان تا کنون دو
باشگاه کارآفرینان نوجوان را با اهداف، توانمندسازي دانش آموزان در جهت دستیابی به تجربه عملی کارآفرینی در مقیاس کوچک، کمک به
دانش آموزان جهت تقویت باور نسبت به خود و کشف و واکاوي خلاقیت خود از طریق کوشش و خطا، بهبود مهارتهاي اساسی مانند تصمیم
گیري، توانایی کار گروهی، حل مساله و شبکه سازي، تقویت نگرش کارآفرینانه نوجوانان و افزایش خلاقیت و نوآوري، عزت نفس، میل به
موفقیت و تغییر روش هاي تدریس متناسب با مبانی کارآفرینی با هدف افزایش توانایی هاي کارآفرینانه دانش آموزان در شهرستانهاي تنکابن

 
و قائمشهر شکل دهیم. 

باقري افزود: با تشکیل شش کافه هاي کارآفرینی در سطح استان بدنبال ایجاد فضایی که امکان برقراري تعاملات اجتماعی بین کارآفرینان با

 
کارآفرینان، کارآفرینان بادولت، کارآفرینان با سرمایه گذاران و کارآفرینان با دانشجویان را تسهیل کند، هستیم. 

وي خاطرنشان کرد: با تأسیس 24 مرکز مشاوره کارآفرینی و 6 مرکز شتاب دهنده و فضاي کار مشترك نیز بدنبال تکمیل چرخه اکوسیستم



کارآفرینی در استان هستیم. سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران گفت: کارآفرینی نیاز مبرم جامعه است و باید بتوانیم در
راستاي افزایش چشمگیر تعداد کارآفرینان گام برداریم.



تاکید بر تبعیت از منویات رهبري در قطعنامه پایانی مراسم 22 بهمن 1400

منبع: بولتن نیوزشماره خبر:  191  |  تاریخ: 1400/11/22

قطعنامه پایانی مراسم 22 بهمن یا محکوم کردن مواضع مقامات ارشد غربی درباره مبانی دفاعی ایران و تقدیر از تلاش هاي تیم
مذاکره کننده...

به گزارش بولتن نیوز، قطعنامه پایانی مراسم 22 بهمن یا محکوم کردن مواضع مقامات ارشد غربی درباره مبانی دفاعی ایران و تقدیر از
تلاش هاي تیم مذاکره کننده بر تبعیت از منویات رهبري و توجه به قوانین مجلس شوراي اسلامی با تکیه بر عزم خلل ناپذیر جوانان مومن

 
انقلابی کشور در فتح قله هاي پیشرفت و توسعه کشور تاکید کرد. 

 
متن این بیانیه به شرح ذیل است : 

 
ُ مَعَکُمْ وَ لنَْ یتَِرَکُمْ أعَْمالکَُمْ (سوره محمد آیه 35)  لْمِ وَ أنَتُْمُ الأَْعْلَوْنَ وَ االلهَّ فَلا تهَِنُوا وَ تدَْعُوا إلِیَ السَّ

 
پس هرگز سست نشوید و دشمنان را به صلح ذلتّ بار دعوت نکنید در حالی که شما برترید، 

 
و خداوند با شماست و چیزي از ثواب اعمالتان را کم نمی کند! 

حمد و سپاس ذات اقدس احدیّت جلّ و علا را که چنین روزي به نام مقدس «یوم االله» آراسته گردید و نظام جمهوري اسلامی ایران، با قیام
قیامت گونه ملت، نخستین حکومت در عصر غیبت بر مبناي قرآن را ایجاد و در سایه ي نعمت اسلام و ولایت و رهبري پیامبرگونه حضرت
امام خمینی(قدس سره الشریف) حماسه اي بی نظیر برپا، و در پرتو آن محرومان و مستضعفان را فلاح و رستگاري بخشید و 22 بهمن را به

 
فجر رهایی مبدل و الگوي نجات بخش سایر ملل قرار داد. 

اینک در طلیعه چهل و چهارمین بهار استقلال، آزادي و جمهوري اسلامی که گفتمان انقلاب اسلامی با گسترش محور مقاومت و مقابله با
نظام استکبار و ایادي آن، فصل نوینی را در پیش روي جهانیان قرار داده و هندسه قدرت را تغییر و فتح دروازه تمدن نوین اسلامی را با
رهبري آیت االله العظمی امام خامنه اي(مد ظله العالی) مژده می دهد، ما شرکت کنندگان در مراسم 22 بهمن به نمایندگی از تمام مردم حق
جو و حق گوي ایران اسلامی و پیروان راه و مرام شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی، ضمن تجدید میثاق با ارزش ها و آرمان هاي انقلاب
اسلامی و بیعت با ولی فقیه و مقتداي عظیم الشان انقلاب اسلامی و همچنین ارواح طیبه شهداي این مسیر نورانی به شکرانه سالگشتِ
پیروزي انقلاب از عید ولادت حضرت زهرا(سلام االله علیها) تا ولادت امیرالمومنین علی(علیه السلام) را جشن گرفته و یوم االله 22 بهمن را در
قامت یک جشن بزرگ ملی گرامی داشته و با بانگ رساي توحیدي «االله اکبر ـ خامنه اي رهبر» و فریاد کوبنده «مرگ بر آمریکا، مرگ بر

 
انگلیس و مرگ بر اسرائیل» اعلام می نماییم: 

1- ملت شهید پرور و خداجوي ایران اسلامی، تحت هدایت و رهبري هوشمندانه مقام معظم رهبري و بر حسب بینش انقلابی خود، نیک
دریافته است که دشمن کژ اندیش و اهرمن خوي می کوشد که با تهاجم ترکیبی و با بهره گیري از دیکتاتوري رسانه اي، اقدامات فخرآفرین
و حماسه هاي بزرگ پیشرفت در عرصه هاي گوناگون را کم رنگ و بی اهمیت نشان دهد؛ از این رو، از تمامی دستگاه هاي ذیربط بخصوص
رسانه ملی و همچنین اندیشمندان، اهل قلم و افسران جنگ نرم می خواهیم که در جـهاد گسترده تبیین، ترفـندهاي دشمنان را نقش بر آب
کرده و مردم ایران، نسل جـوان و نیز افکار عمومی مسلمانان و جهانیان را از دستاوردهاي بزرگ ملت ایران در پرتو انقلاب اسلامی آگاه

سازند. 



2- ادامه مسیر پر فروغ انقلاب اسلامی، درس آموزي و عمل به بیانیه گام دوم انقلاب است و با جهاد تبیین به عنوان فریضه قطعی و فوري
می توان به بلنداي تشخیص نیاز لحظه و قله هاي رفیع آن دست یافت و ارتقاي روز افزون حوزه هاي علمی و فناوري، اقتصادي و نظامی و
بویژه استیفاي کامل حقوق هسته اي ملت ایران و تقویت روز افزون بنیه صنایع بازدارنده دفاعی و موشکی را مطالبه همگان دانسته و ضمن
محکوم نمودن مواضع مقامات ارشد غربی درباره مبانی دفاعی ایران، با تقدیر از تلاش هاي تیم مذاکره کننده، خواهان تبعیت از منویات ولی
امر مسلمین و توجه به قوانین مجلس شوراي اسلامی با تکیه بر عزم خلل ناپذیر جوانان مومن انقلابی کشور در فتح قله هاي پیشرفت و

 
توسعه کشور هستیم. 

3- تحقق اقتصاد مقاومتی در سایه جهش و جهاد تولید را تنها راهکار حل مشکلات اقتصادي کشور دانسته و ضمن مطالبه جدي و تاکید بر
اهتمام مضاعف مسئولان، نهادهاي قانون گذار و دستگاه هاي اجرایی به منظور پشتیبانی ها و مانع زدایی ها، ارتقاي کیفیت محصولات
داخلی را از تولید کنندگان خواستاریم و این مهم را در سایه توجه به افسران و رزمندگان جنگ اقتصادي، یعنی کارآفرینان و کارگران، قابل
تحقق می دانیم. ما شرکت کنندگان در این حماسه ملی، خود را ملزم به استفاده از کالاهاي بومی با هدف حمایت از اشتغال و رفع بیکاري
جوانان دانسته و از هموطنان عزیزمان دعوت می نماییم با رعایت اصلاح الگوي مصرف و حمایت از کار و کالاي ایرانی، در جهت تحقق نظام

 
پیشرفته اسلامی قدم بردارند. 

4- بار دیگر بر حفظ وحدت ملی و دوري از هرگونه اقدام و عمل تفرقه افکنانه و فتنه گرایانه جریان هاي داخلی و خارجی تاکید و بر حمایت
همه جانبه خود از همبستگی جهان اسلام و جبهه مقاومت دفاع از فلسطین و قدس اشغالی به عنوان مساله اول مسلمین تصریح و همچنین

 
جنایات وحشیانه رژیم مرتجع آل سعود و هم پیمانان آن در یمن و سکوت مجامع بین المللی و مدعی حقوق بشر را محکوم می نمائیم. 

5- با تقدیر از تلاش هاي دولت مردمی و خدمت گذار، مجلس انقلابی و قوه قضائیه عدالت محور، بر پیگیري مطالبات و انتظارات بر حق
مردم، مبارزه با فساد، مسدود نمودن روزنه هاي تبعیض، رانت خواري و جلوگیري از حاکم نمودن جو یأس و ناامیدي در کشور و رفع

 
مشکلات معیشتی تاکید می نماییم. 

6- ما ملت انقلابی و استکبارستیز ضمن حمایت از رویکرد جدید دولت بر ایجاد تعادل و توازن در تعامل با کشور ها و وقوف کامل به نقشه
هاي شوم شیطان بزرگ آمریکاي جنایتکار و آگاهی از جنگِ شناختی و رسانه اي دشمن، هرگونه مداخله و شبه افکنی و تخریب چهره نظام
مقدس جمهوري اسلامی را خیال خام دانسته و از پیشرفت ها و دستاوردهاي بزرگ در حوزه علم و فن آوري، نظامی، امنیتی و سیاسی

 
حمایت قاطع نموده و آمادگی خود را براي جان فشانی و دفاع در مقابل هرگونه تهدید احتمالی اعلام می نماییم. 

 
والسلام علیکم و رحمه االله و برکاته 

بیست و دوم بهمن 1400



شهرهاي جدید در جذب جمعیت کلانشهرها موفق نبودند/ مهاجرت مردم از شهرهاي

جدید به حاشیه کلانشهرها

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  192  |  تاریخ: 1400/11/22

فصل اقتصاد - کارشناس مسکن با بیان این که شهرهاي جدید در جذب جمعیت کلانشهرها موفق نبودند، گفت: طی سال هاي اخیر
شاهد مهاجرت ساکنان شهرهاي جدید به حاشیه کلانشهرها بوده ایم.

فصل اقتصاد - کارشناس مسکن با بیان این که شهرهاي جدید
در جذب جمعیت کلانشهرها موفق نبودند، گفت: طی سال
هاي اخیر شاهد مهاجرت ساکنان شهرهاي جدید به حاشیه

 
کلانشهرها بوده ایم. 

محمدرضا عبدلی در گفت وگو با خبرنگار اقتصادي خبرگزاري
تسنیم در خصوص برنامه ساخت بیش از 600 هزار واحد در
قالب طرح نهضت ملی مسکن اظهار کرد: اگر بتوانیم زیرساخت

هاي موردنیاز از جمله حمل ونقل را در شهرهاي جدید فراهم کنیم می توان به جذب جمعیت در این شهرها با توجه به برنامه ساخت مسکن

 
امیدوار بود. 

وي در این باره به مثالی اشاره کرد و ادامه داد: روند جمعیت پذیري شهر جدید پرند تا سال هاي سال متوقف بود. در سه سال اخیر که ما با

 
یک رشد لگاریتمی اجاره بها در شهر تهران مواجه بودیم برخی افراد مجبور به اسکان در این شهر شدند. 

وي افزود: اما در شهر جدید اندیشه که با توجه به فاصله کمتري که -با کلانشهر تهران- دارد هزینه هاي جابجایی کمتر است سال ها پیش

 
این شهر در جمعیت پذیري موفق بود. 

وي یادآور شد: همین مسئله را در شهر جدید هشتگرد داریم. علیرغم اینکه قرار بود بخش بزرگی از سرریز جمعیت کرج جذب این شهر شود
و بخشی از کسانی که در واحدهاي تولیدي که در هشتگرد، نظرآباد یا حتی آبیک اشتغال دارند را در خودش جاي بدهد، اما همچنان در

 
دستیابی به این هدف ناموفق بوده است. 

کارشناس مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی بیان کرد: بخش بزرگی از مسکن هایی که در قالب طرح هاي قبلی ساخته شده در حال

 
حاضر خالی از سکنه است حتی یک فشار مضاعفی در شهر قدیم هشتگرد داریم و شهر جدید در این زمینه نتوانسته ایفاي نقش بکند. 

عبدلی با تاکید بر این که بخشی از دلایل عدم موفقیت شهرهاي جدید در جذب جمعیت مربوط به زیرساخت هاست، گفت: بخش عمده این
مشکل مربوط به خدمات روبنایی است. یکی از معضلات برخی از ساکنان قبلی شهر جدید هشتگرد که آنجا را ترك کرده اند حیوانات ولگرد

 
و یک بخش آسیب هاي اجتماعی بوده که در این شهر به صورت جدي حاکم بوده است. 

وي اضافه کرد: این مسئله را در شهر جدید پرند هم مشاهده کرده ایم. خیلی از ساکنان، این شهر را ترك کرده اند. در واقع حاضر شدند در
واحد مسکونی کوچک تري در حاشیه تهران اسکان پیدا بکنند ولی حاضر نبودند که در برخی از مناطق شهر جدید پرند اسکان پیدا کنند.

 
مهم ترین دلیل این مهاجرت ضعف خدمات روبنایی بوده است. 

وي با اشاره به این که گرچه قرار است اعتباراتی به صندوق ملی مسکن تخصیص یابد اما در کوتاه مدت نمی توان مشکلات زیرساختی
شهرهاي جدید را برطرف کرد، افزود: بهتر است در مناطقی که از توان جمعیت پذیري برخوردار هستند ابتدا طرح روي آنها متمرکز بشود تا

 
بتواند به آن تاثیرگذاریش برسد وگرنه شاید مثل طرح هاي قبلی در کوتاه مدت یک انتظاراتی ایجاد کند. 

انتهاي پیام/





تأکید راهپیمایان بر حفظ وحدت و دوري از تفرقه و فتنه

منبع: افکارنیوزشماره خبر:  193  |  تاریخ: 1400/11/22

شوراي هماهنگی تبلیغات اسلامی قطعنامه مراسم یوم االله 22 بهمن ماه 1400 را منتشر کرد.

 
شوراي هماهنگی تبلیغات اسلامی قطعنامه مراسم یوم االله 22 بهمن ماه 1400 را منتشر کرد. 

 
 

 
شوراي هماهنگی تبلیغات اسلامی قطعنامه مراسم یوم االله 22 بهمن ماه 1400 را منتشر کرد. 

 
متن قطعنامه یوم االله 22 بهمن به شرح ذیل است: 

 
بسم االله الرحمن الرحیم 

 
ُ مَعَکُمْ وَ لنَْ یتَِرَکُمْ أعَْمالکَُمْ (سوره محمد آیه 35)  لْمِ وَ أنَتُْمُ الأَْعْلَوْنَ وَ االلهَّ فَلا تهَِنُوا وَ تدَْعُوا إلِىَ السَّ

 
پس هرگز سست نشوید و دشمنان را به صلح ذلتّ بار دعوت نکنید در حالی که شما برترید، 

 
و خداوند با شماست و چیزي از ثواب اعمالتان را کم نمی کند! 

حمد و سپاس ذات اقدس احدیّت جلّ و علا را که چنین روزي به نام مقدس «یوم االله» آراسته گردید و نظام جمهوري اسلامی ایران، با قیام
قیامت گونه ملت، نخستین حکومت در عصر غیبت بر مبناي قرآن را ایجاد و در سایه ي نعمت اسلام و ولایت و رهبري پیامبرگونه حضرت
امام خمینی(قدس سره الشریف) حماسه اي بی نظیر برپا، و در پرتو آن محرومان و مستضعفان را فلاح و رستگاري بخشید و 22 بهمن را به

 
فجر رهایی مبدل و الگوي نجات بخش سایر ملل قرار داد. 

اینک در طلیعه چهل و چهارمین بهار استقلال، آزادي و جمهوري اسلامی که گفتمان انقلاب اسلامی با گسترش محور مقاومت و مقابله با
نظام استکبار و ایادي آن، فصل نوینی را در پیش روي جهانیان قرار داده و هندسه قدرت را تغییر و فتح دروازه تمدن نوین اسلامی را با
رهبري آیت االله العظمی امام خامنه اي (مد ظله العالی) مژده می دهد، ما شرکت کنندگان در مراسم 22 بهمن به نمایندگی از تمام مردم
حق جو و حق گوي ایران اسلامی و پیروان راه و مرام شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی، ضمن تجدید میثاق با ارزش ها و آرمان هاي انقلاب
اسلامی و بیعت با ولی فقیه و مقتداي عظیم الشان انقلاب اسلامی و همچنین ارواح طیبه شهداي این مسیر نورانی به شکرانه سالگشتِ
پیروزي انقلاب از عید ولادت حضرت زهرا(سلام االله علیها) تا ولادت امیرالمومنین علی(علیه السلام) را جشن گرفته و یوم االله 22 بهمن را در
قامت یک جشن بزرگ ملی گرامی داشته و با بانگ رساي توحیدي «االله اکبر ـ خامنه اي رهبر» و فریاد کوبنده «مرگ بر آمریکا، مرگ بر



 
انگلیس و مرگ بر اسرائیل» اعلام می نماییم: 

1- ملت شهید پرور و خداجوي ایران اسلامی، تحت هدایت و رهبري هوشمندانه مقام معظم رهبري و بر حسب بینش انقلابی خود، نیک
دریافته است که دشمن کژ اندیش و اهرمن خوي می کوشد که با تهاجم ترکیبی و با بهره گیري از دیکتاتوري رسانه اي، اقدامات فخرآفرین
و حماسه هاي بزرگ پیشرفت در عرصه هاي گوناگون را کم رنگ و بی اهمیت نشان دهد؛ از این رو، از تمامی دستگاه هاي ذیربط بخصوص
رسانه ملی و همچنین اندیشمندان، اهل قلم و افسران جنگ نرم می خواهیم که در جـهاد گسترده تبیین، ترفـندهاي دشمنان را نقش بر آب
کرده و مردم ایران، نسل جـوان و نیز افکار عمومی مسلمانان و جهانیان را از دستاوردهاي بزرگ ملت ایران در پرتو انقلاب اسلامی آگاه

 
سازند. 

2- ادامه مسیر پر فروغ انقلاب اسلامی، درس آموزي و عمل به بیانیه گام دوم انقلاب است و با جهاد تبیین به عنوان فریضه قطعی و فوري
می توان به بلنداي تشخیص نیاز لحظه و قله هاي رفیع آن دست یافت و ارتقاي روز افزون حوزه هاي علمی و فناوري، اقتصادي و نظامی و
بویژه استیفاي کامل حقوق هسته اي ملت ایران و تقویت روز افزون بنیه صنایع بازدارنده دفاعی و موشکی را مطالبه همگان دانسته و ضمن
محکوم نمودن مواضع مقامات ارشد غربی درباره مبانی دفاعی ایران، با تقدیر از تلاش هاي تیم مذاکره کننده، خواهان تبعیت از منویات ولی
امر مسلمین و توجه به قوانین مجلس شوراي اسلامی با تکیه بر عزم خلل ناپذیر جوانان مومن انقلابی کشور در فتح قله هاي پیشرفت و

 
توسعه کشور هستیم. 

3- تحقق اقتصاد مقاومتی در سایه جهش و جهاد تولید را تنها راهکار حل مشکلات اقتصادي کشور دانسته و ضمن مطالبه جدي و تاکید بر
اهتمام مضاعف مسئولان، نهادهاي قانون گذار و دستگاه هاي اجرایی به منظور پشتیبانی ها و مانع زدایی ها، ارتقاي کیفیت محصولات
داخلی را از تولید کنندگان خواستاریم و این مهم را در سایه توجه به افسران و رزمندگان جنگ اقتصادي، یعنی کارآفرینان و کارگران، قابل
تحقق می دانیم. ما شرکت کنندگان در این حماسه ملی، خود را ملزم به استفاده از کالاهاي بومی با هدف حمایت از اشتغال و رفع بیکاري
جوانان دانسته و از هموطنان عزیزمان دعوت می نماییم با رعایت اصلاح الگوي مصرف و حمایت از کار و کالاي ایرانی، در جهت تحقق نظام

 
پیشرفته اسلامی قدم بردارند. 

 
 

4- بار دیگر بر حفظ وحدت ملی و دوري از هرگونه اقدام و عمل تفرقه افکنانه و فتنه گرایانه جریان هاي داخلی و خارجی تاکید و بر حمایت
همه جانبه خود از همبستگی جهان اسلام و جبهه مقاومت دفاع از فلسطین و قدس اشغالی به عنوان مساله اول مسلمین تصریح و همچنین

 
جنایات وحشیانه رژیم مرتجع آل سعود و هم پیمانان آن در یمن و سکوت مجامع بین المللی و مدعی حقوق بشر را محکوم می نمائیم. 

5- با تقدیر از تلاش هاي دولت مردمی و خدمت گذار، مجلس انقلابی و قوه قضائیه عدالت محور، بر پیگیري مطالبات و انتظارات بر حق
مردم، مبارزه با فساد، مسدود نمودن روزنه هاي تبعیض، رانت خواري و جلوگیري از حاکم نمودن جو یأس و ناامیدي در کشور و رفع

 
مشکلات معیشتی تاکید می نماییم. 



6- ما ملت انقلابی و استکبارستیز ضمن حمایت از رویکرد جدید دولت بر ایجاد تعادل و توازن در تعامل با کشور ها و وقوف کامل به نقشه
هاي شوم شیطان بزرگ آمریکاي جنایتکار و آگاهی از جنگِ شناختی و رسانه اي دشمن، هرگونه مداخله و شبهه افکنی و تخریب چهره نظام
مقدس جمهوري اسلامی را خیال خام دانسته و از پیشرفت ها و دستاوردهاي بزرگ در حوزه علم و فن آوري، نظامی، امنیتی و سیاسی

 
حمایت قاطع نموده و آمادگی خود را براي جان فشانی و دفاع در مقابل هرگونه تهدید احتمالی اعلام می نماییم. 

 
والسلام علیکم و رحمه االله و برکاته 

بیست و دوم بهمن 1400



جشن 43 سال استقامت و عزت در فارس / تجلی غیرت دینی را در انقلاب ببینیم

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  194  |  تاریخ: 1400/11/22

همزمان با سراسر کشور، جشن چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی، جشن 43 سال عزت و استقامت و استقلال در تمام
نقاط فارس برگزار شد.

همزمان با سراسر کشور، جشن چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی، جشن 43 سال عزت و استقامت و استقلال در تمام

 
نقاط فارس برگزار شد. 

به گزارش ایکنا از فارس، تورق تاریخ ایران نشان می دهد که ملت
ایران در طول تاریخ همواره ملتی حماسه ساز بوده اند. ملتی که ذلت
و وابستگی را بر نمی تابند و همواره به دنبال عزت و استقلال و
اقتدار هستند و این را به خوبی 43 سال پیش مشاهده کردیم که
چگونه یک ملت به خروش آمدند و حماسه جانانه اي آفریدند که
دنیا را تکان داد و هنوز هم که هنوز کل دنیا متأثر از آن حرکت

 
انقلابی و بی نظیر ملت ایران است. 

امسال ملت ایران جشن 43 سال استقامت و عزت و اقتدار خود را
جشن گرفتند تا بار دیگر ثابت کنند که اینان از همان تبار نسلی

هستند که مدرس ها، شیخ فضل االله نوري ها، دستغیب ها، مدنی ها، مطهري ها و غیره داده اند تا حریت و استقلال خویش را حفظ کنند و
این خط همچنان ادامه دارد و تا زمانی که آرمان هاي امام و شهدا و پیروان راستین این خط هستند، قطعاً این انقلاب تداوم خواهد داشت و

 
حماسه ها باز هم تکرار خواهند شد. 

امروز در جشن 43 سالگی انقلاب اسلامی گوشه گوشه استان فارس دیدنی بود. ملتی سرشار و سرگشته از عشق و شور به خیابان ها آمده
بودند. در شهرهاي قرمز مانند شیراز که امکان راهپیمایی وجود نداشت، مردم به صورت خانوادگی سوار بر خودروهاي خود شده بودند و در
مسیر تعیین شده حرکت می کردند. به هر خودرو که نگاه می کردي، نشانی از جشن پیروزي انقلاب با نصب پرچم یا به دست گرفتن پرچم

 
جمهوري اسلامی مشاهده می کردي. 

اشتیاق نسل جوان زیبایی این مراسم به شور وصف ناپذیر کودکان و نوجوانان بود که چگونه با ذوق و شوق پرچم هاي ایران را به دست
گرفته و از کنار پنجره خودرو آن را حرکت می دادند. حرکتی باعث ایجاد شعف در دل هر دلسوز انقلاب می شود تا به نسل آینده و این
انقلاب امیدوار باشد که قطعاً این نسل، تداوم گر راه شهدایی هستند که براي حفظ این انقلاب جان عزیز خویش را بر کف دست گذاشتند و

 
تقدیم کردند. 

از سوي دیگر حرکت هاي موتورها هم به زیبایی این مراسم می افزود چرا که همگی داراي حرکتی هماهنگ همراه با پرچم هاي ایران

 
اسلامی داشتند و این حرکت چشم هاي بینندگان را نوازش می کرد. 

تجمع پایانی مراسم امروز در شیراز در حرم مطهر حضرت شاهچراغ(ع)، میعادگاه همیشگی عاشقان و دلدادگان خاندان عصمت و طهارت(ع)
و مجاوران و زائرین سومین حرم اهل بیت(ع) بود. جایی که همیشه حضور در آن عطر و صفایی دیگر دارد مخصوصاً امروز جشن ایستادگی و

عزت ملت ایران هم که بود. 



از هر قشري آمده بودند. اکثر افراد به صورت خانوادگی آمده بودند. مادر و پدر دست فرزندان خود را به دست گرفته بودند تا آنان را در این
جشن سهیم کنند. دقایقی با پدر خانواده همکلام شدم. وي خودش را محمد امین زاده معرفی کرد و گفت: همانطور که رهبر معظم انقلاب
فرمودند در حقیقت 22 بهمن نوعی غدیر انقلاب است یعنی به لحاظ سیاسی بزرگترین جشن جمهوري اسلامی ایران است به همین دلیل

 
تلاش کردیم تا با خانواده خود در این جشن بزرگ شرکت کنم. 

وي افزود: امروز هر سه فرزندم که سنشان حتی از مقطع دبستانی هم بالاتر نیست همراه آورده ام تا از همین سنین کودکی با آرمان هاي
انقلاب و شهدا و امام آشنا شوند. آن ها باید بدانند که چرا ما در جشن انقلاب اینقدر خوشحالیم. باید این جشن ها را از نزدیک ببینند و

 
حس و شور و خوشحالی آن را احساس کنند. 

از اکنون به فکر تربیت نسل آینده باشیم زهرا طبیعی، مادر خانواده هم به خبرنگار ایکنا گفت: براي اینکه بخواهیم آینده کشورمان را تضمین
کنیم، قطعاً باید به فکر تربیت نسل آینده باشیم. وقتی فرزندان خود را در برنامه هاي مهمی نظیر جشن انقلاب همراه می کنیم، به نوعی به
صورت عملی به آنان یادآور می شویم که این مناسبت مهمی است و قطعاً براي آنان سئوال می شود، دلیل این جشن چیست و براي آنان به

 
صورت ریز به ریز توضیح می دهیم که چه بود و چه شد و چرا باید براي چنین روزي خوشحال باشیم. 

وي بیان کرد: درست است که من و همسرم در زمان پیش از انقلاب نبودیم اما دوران دفاع مقدس را حس کردیم و مشاهده کردیم که

 
چگونه شهداي ما براي حفظ این انقلاب، جانفشانی کردند و قطعاً این راه مقدس باید ادامه یابد. 

در گوشه دیگر صحن پیرمردي را دیدم که عصا به دست قدم می زد. دقایقی هم با او همکلام شدم و از او دلیل حضورش در این مراسم را
عنوان کند که گفت: من از نسل انقلابی هاي شیراز هستم. هر ساله در جشن انقلاب حضور پیدا می کنم تا هم خاطرات آن دوران را براي

 
خود تداعی کنم و هم نشان دهم که بر همان عهدي که از اول بستم، مانده ام. 

وي تصریح کرد: درست است که من مانند دیگر همکلاسی هایم که در قبل از انقلاب در تظاهرات شرکت می کردیم، در دوران جنگ توفیق
شهادت نصیبم نشد، اما هیچگاه یاد و خاطره آنان را فراموش نمی کنم. هیچگاه آرمان ها و آرزوهاي آنان را فراموش نمی کنم و همواره تلاش

 
کرده ام تا هم خودم و هم فرزندانم را در خط آرمان هاي آنان نگه دارم. 

حضور دسته جمعی چند دختر نوجوان در گوشه صحن نظرم را جلب کرد و به سراغ آنان رفتم. سمیرا سمیع زاده، دختر 16 ساله دانش آموز
به خبرنگار ایکنا گفت: امروز همراه دوستانم آمدیم تا در جشن انقلاب شرکت کنیم. کلاً همیشه برنامه هایی که متعلق به ایران است را

 
دوست دارم و همیشه سعی می کنم به هر طریقی است در آن شرکت کنم. 

وي در پاسخ به اینکه چرا علاقه به شرکت در این مراسم داشته است، گفت: ما از نسل همان افرادي هستیم که روزي با دستان خالی اما با
غیرت ملی و مذهبی که داشتند، بر علیه استبداد و استعمار قیام کردند. آنان عزت و آزادگی و استقلال را می خواستند و براي رسیدن به آن

 
خون ها دادند و امروز نوبت ماست که ادامه گر راه آنان باشیم. 

تجلی غیرت دینی را در انقلاب و دفاع مقدس ببینیم نه تعصبات قومی لیدا کیانیان، بانوي 18 ساله هم به خبرنگار ایکنا گفت: امروز اتفاقاتی
پیش افتاده است که هجمه هاي زیادي بر علیه اعتقادات مذهبی و به خصوص غیرت دینی می کنند، در صورتی که نماد غیرت دینی در
انقلاب ملت ایران و دفاع مقدس تجلی یافته بود نه در قتل هاي ناموسی که مربوط به تعصبات قومی و قبیله اي و فرهنگ یک خانواده است.
نباید اینها را با یکدیگر اشتباه بگیریم. غیرت دینی یعنی اینکه یک ملت براي مقابله با استبداد و استکبار و استعمار هزاران شهید تقدیم کنند

 
تا بتوانند عزت و آزادي و استقلال خود را حفظ کنند و امروز به مرحله اي برسند که در معادلات جهانی تأثیرگذار باشند. 



محمدرضا دهقانیان، آقاي 30 ساله هم به خبرنگار ایکنا گفت: امروز سالروز رهایی یک ملت از یوغ استبداد و استعمار است. وقتی برگ برگ
تاریخ را رقم می زنیم مشاهده می کنیم که روزگاري چگونه بیگانگان در این کشور به نوعی سلطنت می کردند و تمام ثروت هاي این مملکت
را به تاراج می بردند و هیچکس در مقابل آنان ایستادگی نمی کرد اما در نهایت این ملت غیور با رهبري امام خمینی(ره) با غیرت دینی و

 
ملی که همیشه داشته و دارند، در مقابل این جنایات خروشیدند تا در نهایت به پیروزي انقلاب اسلامی ختم شد. 

وي افزود: از زمان پیروزي انقلاب تاکنون همواره مشاهده کرده ایم که ابرقدرت هایی که تلاش می کنند تا کل دنیا را در سیطره و استبداد
خود نگه دارند، با انقلاب ایران دشمنی می کنند و در طی 43 سال گذشته از هیچ توطئه اي کوتاهی نکردند و همه بلایی سر این کشور و
ملت درآوردند و این اواخر هم روي به جنگ اقتصادي آورده اند تا ملت را به ستوه آورند ولی فراموش کرده اند که به قول جمله معروف
سردار ملی ایران ستار خان، این ملت خاك می خورد اما خاك نمی دهد. ما همچنان بر عهد و پیمانی که از روز اول با این انقلاب بسته ایم

 
مانده ایم و تا پاي جان از آن دفاع خواهیم کرد. 

قطعنامه پایانی در ادامه این مراسم بعد از پخش قرائت قرآن و اجراي سرودهاي حماسی 22 بهمن، قطعنامه پایانی یوم االله 22 بهمن سال

 
1400 قرائت شد که در این قطعنامه آمده است: 

 
بسم االله الرحمن الرحیم 

 
ُ مَعَکُمْ وَ لنَْ یتَِرَکُمْ أعَْمالکَُمْ (سوره محمد آیه 35)  لْمِ وَ أنَتُْمُ الأَْعْلَوْنَ وَ االلهَّ فَلا تهَِنُوا وَ تدَْعُوا إلِىَ السَّ

 
پس هرگز سست نشوید و دشمنان را به صلح ذلتّ بار دعوت نکنید در حالی که شما برترید، 

 
و خداوند با شماست و چیزي از ثواب اعمالتان را کم نمی کند! 

حمد و سپاس ذات اقدس احدیّت جلّ و علا را که چنین روزي به نام مقدس «یوم االله» آراسته گردید و نظام جمهوري اسلامی ایران، با قیام
قیامت گونه ملت، نخستین حکومت در عصر غیبت بر مبناي قرآن را ایجاد و در سایه ي نعمت اسلام و ولایت و رهبري پیامبرگونه حضرت
امام خمینی(قدس سره الشریف) حماسه اي بی نظیر برپا، و در پرتو آن محرومان و مستضعفان را فلاح و رستگاري بخشید و 22 بهمن را به

 
فجر رهایی مبدل و الگوي نجات بخش سایر ملل قرار داد. 

اینک در طلیعه چهل وچهارمین بهار استقلال، آزادي و جمهوري اسلامی که گفتمان انقلاب اسلامی با گسترش محور مقاومت و مقابله با
نظام استکبار و ایادي آن، فصل نوینی را در پیش روي جهانیان قرار داده و هندسه قدرت را تغییر و فتح دروازه تمدن نوین اسلامی را با
رهبري آیت االله العظمی امام خامنه اي(مد ظله العالی) مژده می دهد، ما شرکت کنندگان در مراسم 22 بهمن به نمایندگی از تمام مردم حق
جو و حق گوي ایران اسلامی و پیروان راه و مرام شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی، ضمن تجدید میثاق با ارزش ها و آرمان هاي انقلاب
اسلامی و بیعت با ولی فقیه و مقتداي عظیم الشان انقلاب اسلامی و همچنین ارواح طیبه شهداي این مسیر نورانی به شکرانه سالگشتِ
پیروزي انقلاب از عید ولادت حضرت زهرا(سلام االله علیها) تا ولادت امیرالمومنین علی(علیه السلام) را جشن گرفته و یوم االله 22 بهمن را در
قامت یک جشن بزرگ ملی گرامی داشته و با بانگ رساي توحیدي «االله اکبر ـ خامنه اي رهبر» و فریاد کوبنده «مرگ بر آمریکا، مرگ بر

 
انگلیس و مرگ بر اسرائیل» اعلام می نماییم: 

1- ملت شهیدپرور و خداجوي ایران اسلامی، تحت هدایت و رهبري هوشمندانه مقام معظم رهبري و بر حسب بینش انقلابی خود، نیک
دریافته است که دشمن کژاندیش و اهرمن خوي می کوشد که با تهاجم ترکیبی و با بهره گیري از دیکتاتوري رسانه اي، اقدامات فخرآفرین و
حماسه هاي بزرگ پیشرفت در عرصه هاي گوناگون را کم رنگ و بی اهمیت نشان دهد؛ از این رو، از تمامی دستگاه هاي ذیربط بخصوص
رسانه ملی و همچنین اندیشمندان، اهل قلم و افسران جنگ نرم می خواهیم که در جـهاد گسترده تبیین، ترفـندهاي دشمنان را نقش بر آب



کرده و مردم ایران، نسل جـوان و نیز افکار عمومی مسلمانان و جهانیان را از دستاوردهاي بزرگ ملت ایران در پرتو انقلاب اسلامی آگاه

 
سازند. 

2- ادامه مسیر پرفروغ انقلاب اسلامی، درس آموزي و عمل به بیانیه گام دوم انقلاب است و با جهاد تبیین به عنوان فریضه قطعی و فوري
می توان به بلنداي تشخیص نیاز لحظه و قله هاي رفیع آن دست یافت و ارتقاي روز افزون حوزه هاي علمی و فناوري، اقتصادي و نظامی و
بویژه استیفاي کامل حقوق هسته اي ملت ایران و تقویت روز افزون بنیه صنایع بازدارنده دفاعی و موشکی را مطالبه همگان دانسته و ضمن
محکوم نمودن مواضع مقامات ارشد غربی درباره مبانی دفاعی ایران، با تقدیر از تلاش هاي تیم مذاکره کننده، خواهان تبعیت از منویات ولی
امر مسلمین و توجه به قوانین مجلس شوراي اسلامی با تکیه بر عزم خلل ناپذیر جوانان مومن انقلابی کشور در فتح قله هاي پیشرفت و

 
توسعه کشور هستیم. 

3- تحقق اقتصاد مقاومتی در سایه جهش و جهاد تولید را تنها راهکار حل مشکلات اقتصادي کشور دانسته و ضمن مطالبه جدي و تاکید بر
اهتمام مضاعف مسئولان، نهادهاي قانون گذار و دستگاه هاي اجرایی به منظور پشتیبانی ها و مانع زدایی ها، ارتقاي کیفیت محصولات
داخلی را از تولید کنندگان خواستاریم و این مهم را در سایه توجه به افسران و رزمندگان جنگ اقتصادي، یعنی کارآفرینان و کارگران، قابل
تحقق می دانیم. ما شرکت کنندگان در این حماسه ملی، خود را ملزم به استفاده از کالاهاي بومی با هدف حمایت از اشتغال و رفع بیکاري
جوانان دانسته و از هموطنان عزیزمان دعوت می نماییم با رعایت اصلاح الگوي مصرف و حمایت از کار و کالاي ایرانی، در جهت تحقق نظام

 
پیشرفته اسلامی قدم بردارند. 

4- بار دیگر بر حفظ وحدت ملی و دوري از هرگونه اقدام و عمل تفرقه افکنانه و فتنه گرایانه جریان هاي داخلی و خارجی تاکید و بر حمایت
همه جانبه خود از همبستگی جهان اسلام و جبهه مقاومت دفاع از فلسطین و قدس اشغالی به عنوان مسئله اول مسلمین تصریح و همچنین

 
جنایات وحشیانه رژیم مرتجع آل سعود و هم پیمانان آن در یمن و سکوت مجامع بین المللی و مدعی حقوق بشر را محکوم می نمائیم. 

5- با تقدیر از تلاش هاي دولت مردمی و خدمت گذار، مجلس انقلابی و قوه قضائیه عدالت محور، بر پیگیري مطالبات و انتظارات بر حق
مردم، مبارزه با فساد، مسدود نمودن روزنه هاي تبعیض، رانت خواري و جلوگیري از حاکم نمودن جو یأس و ناامیدي در کشور و رفع

 
مشکلات معیشتی تاکید می نماییم. 

6- ما ملت انقلابی و استکبارستیز ضمن حمایت از رویکرد جدید دولت بر ایجاد تعادل و توازن در تعامل با کشور ها و وقوف کامل به نقشه
هاي شوم شیطان بزرگ آمریکاي جنایتکار و آگاهی از جنگِ شناختی و رسانه اي دشمن، هرگونه مداخله و شبه افکنی و تخریب چهره نظام
مقدس جمهوري اسلامی را خیال خام دانسته و از پیشرفت ها و دستاوردهاي بزرگ در حوزه علم و فن آوري، نظامی، امنیتی و سیاسی

 
حمایت قاطع نموده و آمادگی خود را براي جان فشانی و دفاع در مقابل هرگونه تهدید احتمالی اعلام می نماییم. 

پایان بخش این مراسم سخنرانی حاجی بابایی، رئیس کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس شوراي اسلامی خواهد بود و در پایان هم
خطبه هاي نماز جمعه و اقامه این نماز به امامت حجت الاسلام والمسلمین سیدابوفاضل رضوي اردکانی، امام جمعه موقت شیراز انجام می

 
شود. 

انتهاي پیام



جهاد تبیین؛ فریضه قطعی و فوري براي دستیابی به قله هاي رفیع

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  195  |  تاریخ: 1400/11/22

در قطعنامه پایانی مراسم یوم االله 22 بهمن 1400 تأکید شده است: ادامه مسیر پرفروغ انقلاب اسلامی، درس آموزي و عمل به
بیانیه گام دوم انقلاب است و با جهاد تبیین به عنوان فریضه قطعی و فوري می توان به بلنداي تشخیص نیاز لحظه و قله هاي رفیع

آن دست یافت.

در قطعنامه پایانی مراسم یوم االله 22 بهمن 1400 تأکید شده است: ادامه مسیر پرفروغ انقلاب اسلامی، درس آموزي و عمل به بیانیه
گام دوم انقلاب است و با جهاد تبیین به عنوان فریضه قطعی و فوري می توان به بلنداي تشخیص نیاز لحظه و قله هاي رفیع آن دست یافت.

به گزارش ایکنا، شرکت کنندگان در مراسم یوم االله 22 بهمن 1400
با قرائت قطعنامه اي ضمن تجدید میثاق با ارزش ها و آرمان هاي
انقلاب اسلامی و بیعت با ولی فقیه و مقتداي عظیم الشأن انقلاب
اسلامی و همچنین ارواح طیبه شهداي این مسیر نورانی بر حفظ
وحدت ملی و دوري از هرگونه اقدام و عمل تفرقه افکنانه و فتنه

 
گرایانه جریان هاي داخلی و خارجی تأکید کردند. 

 
متن قطعنامه مراسم یوم االله 22 بهمن1400 به شرح زیر است: 

 
بسم االله الرحمن الرحیم 

 
ُ مَعَکُمْ وَ لنَْ یتَِرَکُمْ أعَْمالکَُمْ (سوره محمد آیه 35)  لْمِ وَ أنَتُْمُ الأَْعْلَوْنَ وَ االلهَّ فَلا تهَِنُوا وَ تدَْعُوا إلِىَ السَّ

 
پس هرگز سست نشوید و دشمنان را به صلح ذلتّ بار دعوت نکنید در حالی که شما برترید، 

 
و خداوند با شماست و چیزي از ثواب اعمالتان را کم نمی کند! 

حمد و سپاس ذات اقدس احدیّت جلّ و علا را که چنین روزي به نام مقدس «یوم االله» آراسته گردید و نظام جمهوري اسلامی ایران، با قیام
قیامت گونه ملت، نخستین حکومت در عصر غیبت بر مبناي قرآن را ایجاد و در سایه ي نعمت اسلام و ولایت و رهبري پیامبرگونه حضرت
امام خمینی(قدس سره الشریف) حماسه اي بی نظیر برپا، و در پرتو آن محرومان و مستضعفان را فلاح و رستگاري بخشید و 22 بهمن را به

 
فجر رهایی مبدل و الگوي نجات بخش سایر ملل قرار داد. 

اینک در طلیعه چهل وچهارمین بهار استقلال، آزادي و جمهوري اسلامی که گفتمان انقلاب اسلامی با گسترش محور مقاومت و مقابله با
نظام استکبار و ایادي آن، فصل نوینی را در پیش روي جهانیان قرار داده و هندسه قدرت را تغییر و فتح دروازه تمدن نوین اسلامی را با
رهبري آیت االله العظمی امام خامنه اي(مد ظله العالی) مژده می دهد، ما شرکت کنندگان در مراسم 22 بهمن به نمایندگی از تمام مردم حق
جو و حق گوي ایران اسلامی و پیروان راه و مرام شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی، ضمن تجدید میثاق با ارزش ها و آرمان هاي انقلاب
اسلامی و بیعت با ولی فقیه و مقتداي عظیم الشان انقلاب اسلامی و همچنین ارواح طیبه شهداي این مسیر نورانی به شکرانه سالگشتِ



پیروزي انقلاب از عید ولادت حضرت زهرا(سلام االله علیها) تا ولادت امیرالمومنین علی(علیه السلام) را جشن گرفته و یوم االله 22 بهمن را در
قامت یک جشن بزرگ ملی گرامی داشته و با بانگ رساي توحیدي «االله اکبر ـ خامنه اي رهبر» و فریاد کوبنده «مرگ بر آمریکا، مرگ بر

 
انگلیس و مرگ بر اسرائیل» اعلام می نماییم: 

1- ملت شهیدپرور و خداجوي ایران اسلامی، تحت هدایت و رهبري هوشمندانه مقام معظم رهبري و بر حسب بینش انقلابی خود، نیک
دریافته است که دشمن کژاندیش و اهرمن خوي می کوشد که با تهاجم ترکیبی و با بهره گیري از دیکتاتوري رسانه اي، اقدامات فخرآفرین و
حماسه هاي بزرگ پیشرفت در عرصه هاي گوناگون را کم رنگ و بی اهمیت نشان دهد؛ از این رو، از تمامی دستگاه هاي ذیربط بخصوص
رسانه ملی و همچنین اندیشمندان، اهل قلم و افسران جنگ نرم می خواهیم که در جـهاد گسترده تبیین، ترفـندهاي دشمنان را نقش بر آب
کرده و مردم ایران، نسل جـوان و نیز افکار عمومی مسلمانان و جهانیان را از دستاوردهاي بزرگ ملت ایران در پرتو انقلاب اسلامی آگاه

 
سازند. 

2- ادامه مسیر پرفروغ انقلاب اسلامی، درس آموزي و عمل به بیانیه گام دوم انقلاب است و با جهاد تبیین به عنوان فریضه قطعی و فوري
می توان به بلنداي تشخیص نیاز لحظه و قله هاي رفیع آن دست یافت و ارتقاي روز افزون حوزه هاي علمی و فناوري، اقتصادي و نظامی و
بویژه استیفاي کامل حقوق هسته اي ملت ایران و تقویت روز افزون بنیه صنایع بازدارنده دفاعی و موشکی را مطالبه همگان دانسته و ضمن
محکوم نمودن مواضع مقامات ارشد غربی درباره مبانی دفاعی ایران، با تقدیر از تلاش هاي تیم مذاکره کننده، خواهان تبعیت از منویات ولی
امر مسلمین و توجه به قوانین مجلس شوراي اسلامی با تکیه بر عزم خلل ناپذیر جوانان مومن انقلابی کشور در فتح قله هاي پیشرفت و

 
توسعه کشور هستیم. 

3- تحقق اقتصاد مقاومتی در سایه جهش و جهاد تولید را تنها راهکار حل مشکلات اقتصادي کشور دانسته و ضمن مطالبه جدي و تاکید بر
اهتمام مضاعف مسئولان، نهادهاي قانون گذار و دستگاه هاي اجرایی به منظور پشتیبانی ها و مانع زدایی ها، ارتقاي کیفیت محصولات
داخلی را از تولید کنندگان خواستاریم و این مهم را در سایه توجه به افسران و رزمندگان جنگ اقتصادي، یعنی کارآفرینان و کارگران، قابل
تحقق می دانیم. ما شرکت کنندگان در این حماسه ملی، خود را ملزم به استفاده از کالاهاي بومی با هدف حمایت از اشتغال و رفع بیکاري
جوانان دانسته و از هموطنان عزیزمان دعوت می نماییم با رعایت اصلاح الگوي مصرف و حمایت از کار و کالاي ایرانی، در جهت تحقق نظام

 
پیشرفته اسلامی قدم بردارند. 

4- بار دیگر بر حفظ وحدت ملی و دوري از هرگونه اقدام و عمل تفرقه افکنانه و فتنه گرایانه جریان هاي داخلی و خارجی تاکید و بر حمایت
همه جانبه خود از همبستگی جهان اسلام و جبهه مقاومت دفاع از فلسطین و قدس اشغالی به عنوان مسئله اول مسلمین تصریح و همچنین

 
جنایات وحشیانه رژیم مرتجع آل سعود و هم پیمانان آن در یمن و سکوت مجامع بین المللی و مدعی حقوق بشر را محکوم می نمائیم. 

5- با تقدیر از تلاش هاي دولت مردمی و خدمت گذار، مجلس انقلابی و قوه قضائیه عدالت محور، بر پیگیري مطالبات و انتظارات بر حق
مردم، مبارزه با فساد، مسدود نمودن روزنه هاي تبعیض، رانت خواري و جلوگیري از حاکم نمودن جو یأس و ناامیدي در کشور و رفع

 
مشکلات معیشتی تاکید می نماییم. 

6- ما ملت انقلابی و استکبارستیز ضمن حمایت از رویکرد جدید دولت بر ایجاد تعادل و توازن در تعامل با کشور ها و وقوف کامل به نقشه
هاي شوم شیطان بزرگ آمریکاي جنایتکار و آگاهی از جنگِ شناختی و رسانه اي دشمن، هرگونه مداخله و شبه افکنی و تخریب چهره نظام
مقدس جمهوري اسلامی را خیال خام دانسته و از پیشرفت ها و دستاوردهاي بزرگ در حوزه علم و فن آوري، نظامی، امنیتی و سیاسی

 
حمایت قاطع نموده و آمادگی خود را براي جان فشانی و دفاع در مقابل هرگونه تهدید احتمالی اعلام می نماییم. 

 
والسلام علیکم و رحمه االله و برکاته 



 
بیست و دوم بهمن 1400 

انتهاي پیام



«مالیات بر عایدي سرمایه» قیمت ها را کاهش می دهد

منبع: فراسوشماره خبر:  196  |  تاریخ: 1400/11/22

مدیرعامل اسبق بانک صادرات گفت: مالیات برعایدي سرمایه به طور قطع از نوسانات قیمت جلوگیري می کند و کاهش قیمت در
بازارهاي مختلف را به همراه خواهد داشت.

«مالیات بر عایدي سرمایه» قیمت ها را کاهش می
دهدمدیرعامل اسبق بانک صادرات گفت: مالیات برعایدي
سرمایه به طور قطع از نوسانات قیمت جلوگیري می کند و

 
کاهش قیمت در بازارهاي مختلف را به همراه خواهد داشت. 

به گزارش فراسو، بهاالدین حسینی هاشمی؛ اقتصاددان و
مدیرعامل اسبق بانک صادرات، با اشاره به سیاست هاي مالی

دولت مبنی بر اخذ مالیات بر بعضی درآمدها و یا معافیت ها براي تشویق به انجام برخی فعالیت هاي اقتصادي اظهار کرد: اگر جهت گیري به
سمتی باشد که براي فعالیت هاي غیرتولیدي یا فعالیت هاي سوداگرانه ، واسطه گري و دلالی مالیات وضع شود، تا حد بسیاري از سرمایه
گذاري کاذب در بازار غیرمولد کم خواهد کرد. چرا که بسیاري از افرادي که در فعالیت هاي واسطه گري و سوداگرایانه مشغول هستند،

 
عملیات و فعالیت هایشان ثبت و نقل و انتقال پولی آنها ردیابی نمی شود. 

وي ادامه داد: اگر تمام معاملات و مبادلات پولی در قالب تراکنش هاي بانکی انجام و ثبت شود تا داد و ستدها و نقل و انتقال ها قابل
پیگیري باشند و از چنین فعالیت هایی مالیات اخذ شود از جذابیت آنها کم خواهد شد. البته در حال حاضر بخش عمده اي هم تهاتري انجام

 
می شود و معاملات در هیچ جایی ثبت نمی شود. 

این اقتصاددان تاکید کرد: از سوي دیگر براي هدایت اعتبار به سمت تولید، باید مشوق هایی درنظر گرفت و معافیت و تخفیف مالیاتی و
حمایت هاي بانکی را ایجاد کرد تا ارزش افزوده بیشتري داشته باشد و افراد ترغیب شوند که در بخش تولید سرمایه گذاري کنند و بدانند که

 
قطعا سرمایه گذاري در بخش تولید منافع بیشتري برایشان خواهد داشت. 

به گفته حسینی هاشمی، هدایت اعتبارات بانک ها به سمت تولید نیز باید همراه با مشوق باشد و به گونه اي نباشد که براي بانک ها زیان ده
باشد. یعنی اینطور نباشد که بانک در بخش بازرگانی تسهیلات کوتاه مدت با سود بیشتر بدهد اما در بخش تولید تسهیلات بلند مدت با سود

 
کمتر اعطا کند. در این صورت بانک ها رغبتی نخواهند داشت به سمت تولید بروند. 

وي با تاکید بر اینکه مجموعه سیاست هاي پولی و مالی باید در راستاي حداکثر کردن رشد اقتصادي باشد که بتواند تولید ناخالص ملی
کشور را افزاش دهد و باعث اشتغال و خلق ثروت شود، تصریح کرد: مالیات برعایدي سرمایه به طور قطع از نوسانات قیمت جلوگیري می کند

 
و کاهش قیمت در بازارهاي مختلف را به همراه خواهد داشت. 

کارشناس ارشد پول و بانکداري گفت: وقتی در اقتصاد واسطه گري و دلالی وجود داشته باشد، یک محصول با قیمت تمام شده به دست
مصرف کننده نمی رسد و در مراحل مختلف شامل افزایش قیمت خواهد شد اما به طور قطع با وضع مالیات بر فعالیت هاي سوداگرایانه،

 
جذابیت این بازارها از بین می رود و سود حداقلی نصیبشان می شود. 



به گفته حسینی هاشمی ، هرچقدر سیستم مالیاتی شفاف تر و جامع و دقیق اجرایی شود، معاملات پنهان و سیاه و زیرپله اي به حداقل می
رسد که دست دلالان و سوداگران را از بازار کوتاه می کند. در این شرایط است که قیمت تمام شده کالا براي مصرف کننده نهایی کاهش می

 
یابد و ثبات پیدا خواهد کرد و در نهایت شاهد آرامش و تعادل در بازار خواهیم بود. 

او تاکید کرد: در صورت تصویب طرح مالیات بر عایدي سرمایه تحولی در اقتصاد رخ خواهد داد که در نتیجه باید این موضوع به سرعت
تعیین تکلیف شود. کشورهایی که با دریافت مالیات اقتصاد خود را اداره می کنند و تورم هاي آنچنانی به قشر با درآمد ثابت تحمیل نمی
کنند، از هرگونه فعالیتی که منجر به سوداگري می شود مالیات اخذ می کنند. مهم شناسایی و شناخت این نوع فعالیت ها و درآمدهاست که

 
در حال حاضر با توجه به سیستم الکترونیکی که در کشورمان وجود دارد قابل تحقق است. 

این اقتصاددان در پایان گفت: اخذ مالیات بر عایدي سرمایه باعث می شود نقدینگی در دست مردم کم شود و به درآمدهاي دولت اضافه شود
که در نهایت به ثبات بازارها نیز می انجامد. مهم تر از همه اینکه کسري بودجه دولت نیز تامین می شود و این در حالی است که وقتی دولت
کسري بودجه نداشته باشد، از بانک مرکزي اسقراض نمی کند و طبیعتا پایه پولی و نقدینگی نیز افزایش پیدا نخواهد کرد؛ ضمن اینکه سطح

عمومی قیمت ها نیز در این وضعیت کنترل می شود.



انضباط مالی؛ ارمغان طرح تامین زنجیره اي تولید

منبع: فراسوشماره خبر:  197  |  تاریخ: 1400/11/22

یک عضو کمیسیون برنامه و بودجه گفت: طرح تامین زنجیره اي در ارائه تسهیلات انضباط مالی به وجود می آورد و توزیع اعتبارات
را هدفمند می کند.

انضباط مالی؛ ارمغان طرح تامین زنجیره اي تولیدیک عضو
کمیسیون برنامه و بودجه گفت: طرح تامین زنجیره اي در ارائه
تسهیلات انضباط مالی به وجود می آورد و توزیع اعتبارات را

 
هدفمند می کند. 

به گزارش فراسو، محسن زنگنه، عضو کمیسیون برنامه و
بودجه و نماینده مردم تربت حیدریه اظهار داشت: یکی از

مشکلات کشوردر بسیاري از مواقع انحراف تسهیلات اعطایی به بنگاه هاي تولیدي است که با عملیاتی شدن طرح تامین مالی زنجیره اي این

 
مشکل برطرف خواهد شد. 

وي اضافه کرد: اولین مزیت طرح تامین زنجیره اي این است که تسهیلات به محل درست مصرف اصابت می کند، به این معنا، براساس
قرارداد بین بانک و مشتري در همان محل تعیین شده، یعنی تولید هزینه می شود که قاعدتا تاثیرات خود را در اشتغال و تولید ناخالص

 
داخلی برجاي خواهد گذارد. 

این عضو کمیسیون برنامه و بودجه درباره مزیت دوم این طرح توضیح داد: گردش اعتبار به این شکل هزینه هاي مستقیم و غیر مستقیم
براي بانک و نظام تولید را کاهش خواهد داد. به این معنا که در حالت معمول این پول را شرکت تولیدي به صورت نقدي در حساب بانکی
خود دریافت می کند که باید آن را به حساب طلبکارش انتقال دهد، اما در طرح تامین مالی زنجیره اي در عمل گردش پول حذف خواهد

 
شد و این مسئله بر گردش نقدینگی و بحث انحرافی که مورد اشاره قرار گرفت موثر واقع می شود. 

نماینده مردم تربت حیدریه در ادامه تاکید کرد: نکته سوم اعتبار بخشی به شرکت هاي زنجیره اي است. بر این اساس به شرکت هاي تولیدي

 
در یک زنجیره کمک می کند تا از این طریق اعتبار خود را افزایش دهند و بحث تامین سرمایه در گردش حل شود. 

زنگنه در رابطه با لازمه موثر واقع شدن نکات مثبت طرح تامین زنجیره اي اظهار داشت: مجموعه مدیریت بانک و شعب نسبت به این قضیه
باید کاملا آموزش دیده باشند تا بتوانند آن را تحقق بخشند. مسئله دیگر ساختار بانک است که باید در بخش هایی ارتباط بین بانکی را
برقرار سازد. به این معنا، وقتی فردي از یک نفر دیگر بدهکاراست، بستانکار ممکن است در یک زنجیره بالاتري خود بدهکار باشد، بنابراین
زیرساخت هاي لازم باید وجود داشته باشد تا ارتباط سهل شود. در صورتیکه این کار صورت نگیرد چه بسا شرکت ها در یک بوروکراسی

 
اداري گیر افتند که باعث طولانی شدن فرایند اخذ تسهیلات شود و مسائل و مشکلاتی به وجود آورد. 

وي در پایان خاطرنشان کرد: اصل طرح بسیار خوب است، اما این دو لازمه را نیاز دارد که در صورتیکه محقق شود، اتفاق بسیار خوبی روي
خواهد داد. تقریبا هر اندازه به سمت حسابداري هاي متمرکز و اعتباري پیش رویم براي اقتصاد کشور و کاهش رشد نقدینگی در جامعه و



انحراف تسهیلات بسیار موثر واقع می شود، اما در صورتی که زیرساخت ها آماده نباشد و کادر انسانی در شبکه بانکی آموزش لازم را نبیند،
ممکن است به ضد اهداف خود تبدیل شود و در عمل مانعی در جلوي راه تولید به حساب آید.



تاکید بر تبعیت از منویات رهبري در قطعنامه پایانی مراسم 22 بهمن 1400

منبع: فراسوشماره خبر:  198  |  تاریخ: 1400/11/22

قطعنامه پایانی مراسم 22 بهمن یا محکوم کردن مواضع مقامات ارشد غربی درباره مبانی دفاعی ایران و تقدیر از تلاش هاي تیم
مذاکره کننده بر تبعیت از منویات رهبري و توجه به قوانین مجلس شوراي اسلامی با تکیه بر عزم خلل ناپذیر جوانان مومن انقلابی

کشور در فتح قله هاي پیشرفت و توسعه کشور تاکید کرد.

تاکید بر تبعیت از منویات رهبري در قطعنامه پایانی مراسم
22 بهمن 1400قطعنامه پایانی مراسم 22 بهمن یا محکوم
کردن مواضع مقامات ارشد غربی درباره مبانی دفاعی ایران و
تقدیر از تلاش هاي تیم مذاکره کننده بر تبعیت از منویات
رهبري و توجه به قوانین مجلس شوراي اسلامی با تکیه بر عزم
خلل ناپذیر جوانان مومن انقلابی کشور در فتح قله هاي

 
پیشرفت و توسعه کشور تاکید کرد. 

 
به گزارش فراسو، متن این بیانیه به شرح ذیل است : 

 
ُ مَعَکُمْ وَ لنَْ یتَِرَکُمْ أعَْمالکَُمْ (سوره محمد آیه 35)  لْمِ وَ أنَتُْمُ الأَْعْلَوْنَ وَ االلهَّ فَلا تهَِنُوا وَ تدَْعُوا إلِیَ السَّ

 
پس هرگز سست نشوید و دشمنان را به صلح ذلتّ بار دعوت نکنید در حالی که شما برترید، 

 
و خداوند با شماست و چیزي از ثواب اعمالتان را کم نمی کند! 

حمد و سپاس ذات اقدس احدیّت جلّ و علا را که چنین روزي به نام مقدس «یوم االله» آراسته گردید و نظام جمهوري اسلامی ایران، با قیام
قیامت گونه ملت، نخستین حکومت در عصر غیبت بر مبناي قرآن را ایجاد و در سایه ي نعمت اسلام و ولایت و رهبري پیامبرگونه حضرت
امام خمینی(قدس سره الشریف) حماسه اي بی نظیر برپا، و در پرتو آن محرومان و مستضعفان را فلاح و رستگاري بخشید و 22 بهمن را به

 
فجر رهایی مبدل و الگوي نجات بخش سایر ملل قرار داد. 

اینک در طلیعه چهل و چهارمین بهار استقلال، آزادي و جمهوري اسلامی که گفتمان انقلاب اسلامی با گسترش محور مقاومت و مقابله با
نظام استکبار و ایادي آن، فصل نوینی را در پیش روي جهانیان قرار داده و هندسه قدرت را تغییر و فتح دروازه تمدن نوین اسلامی را با
رهبري آیت االله العظمی امام خامنه اي(مد ظله العالی) مژده می دهد، ما شرکت کنندگان در مراسم 22 بهمن به نمایندگی از تمام مردم حق
جو و حق گوي ایران اسلامی و پیروان راه و مرام شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی، ضمن تجدید میثاق با ارزش ها و آرمان هاي انقلاب
اسلامی و بیعت با ولی فقیه و مقتداي عظیم الشان انقلاب اسلامی و همچنین ارواح طیبه شهداي این مسیر نورانی به شکرانه سالگشتِ
پیروزي انقلاب از عید ولادت حضرت زهرا(سلام االله علیها) تا ولادت امیرالمومنین علی(علیه السلام) را جشن گرفته و یوم االله 22 بهمن را در
قامت یک جشن بزرگ ملی گرامی داشته و با بانگ رساي توحیدي «االله اکبر ـ خامنه اي رهبر» و فریاد کوبنده «مرگ بر آمریکا، مرگ بر

 
انگلیس و مرگ بر اسرائیل» اعلام می نماییم: 



1- ملت شهید پرور و خداجوي ایران اسلامی، تحت هدایت و رهبري هوشمندانه مقام معظم رهبري و بر حسب بینش انقلابی خود، نیک
دریافته است که دشمن کژ اندیش و اهرمن خوي می کوشد که با تهاجم ترکیبی و با بهره گیري از دیکتاتوري رسانه اي، اقدامات فخرآفرین
و حماسه هاي بزرگ پیشرفت در عرصه هاي گوناگون را کم رنگ و بی اهمیت نشان دهد؛ از این رو، از تمامی دستگاه هاي ذیربط بخصوص
رسانه ملی و همچنین اندیشمندان، اهل قلم و افسران جنگ نرم می خواهیم که در جـهاد گسترده تبیین، ترفـندهاي دشمنان را نقش بر آب
کرده و مردم ایران، نسل جـوان و نیز افکار عمومی مسلمانان و جهانیان را از دستاوردهاي بزرگ ملت ایران در پرتو انقلاب اسلامی آگاه

 
سازند. 

2- ادامه مسیر پر فروغ انقلاب اسلامی، درس آموزي و عمل به بیانیه گام دوم انقلاب است و با جهاد تبیین به عنوان فریضه قطعی و فوري
می توان به بلنداي تشخیص نیاز لحظه و قله هاي رفیع آن دست یافت و ارتقاي روز افزون حوزه هاي علمی و فناوري، اقتصادي و نظامی و
بویژه استیفاي کامل حقوق هسته اي ملت ایران و تقویت روز افزون بنیه صنایع بازدارنده دفاعی و موشکی را مطالبه همگان دانسته و ضمن
محکوم نمودن مواضع مقامات ارشد غربی درباره مبانی دفاعی ایران، با تقدیر از تلاش هاي تیم مذاکره کننده، خواهان تبعیت از منویات ولی
امر مسلمین و توجه به قوانین مجلس شوراي اسلامی با تکیه بر عزم خلل ناپذیر جوانان مومن انقلابی کشور در فتح قله هاي پیشرفت و

 
توسعه کشور هستیم. 

3- تحقق اقتصاد مقاومتی در سایه جهش و جهاد تولید را تنها راهکار حل مشکلات اقتصادي کشور دانسته و ضمن مطالبه جدي و تاکید بر
اهتمام مضاعف مسئولان، نهادهاي قانون گذار و دستگاه هاي اجرایی به منظور پشتیبانی ها و مانع زدایی ها، ارتقاي کیفیت محصولات
داخلی را از تولید کنندگان خواستاریم و این مهم را در سایه توجه به افسران و رزمندگان جنگ اقتصادي، یعنی کارآفرینان و کارگران، قابل
تحقق می دانیم. ما شرکت کنندگان در این حماسه ملی، خود را ملزم به استفاده از کالاهاي بومی با هدف حمایت از اشتغال و رفع بیکاري
جوانان دانسته و از هموطنان عزیزمان دعوت می نماییم با رعایت اصلاح الگوي مصرف و حمایت از کار و کالاي ایرانی، در جهت تحقق نظام

 
پیشرفته اسلامی قدم بردارند. 

4- بار دیگر بر حفظ وحدت ملی و دوري از هرگونه اقدام و عمل تفرقه افکنانه و فتنه گرایانه جریان هاي داخلی و خارجی تاکید و بر حمایت
همه جانبه خود از همبستگی جهان اسلام و جبهه مقاومت دفاع از فلسطین و قدس اشغالی به عنوان مساله اول مسلمین تصریح و همچنین

 
جنایات وحشیانه رژیم مرتجع آل سعود و هم پیمانان آن در یمن و سکوت مجامع بین المللی و مدعی حقوق بشر را محکوم می نمائیم. 

5- با تقدیر از تلاش هاي دولت مردمی و خدمت گذار، مجلس انقلابی و قوه قضائیه عدالت محور، بر پیگیري مطالبات و انتظارات بر حق
مردم، مبارزه با فساد، مسدود نمودن روزنه هاي تبعیض، رانت خواري و جلوگیري از حاکم نمودن جو یأس و ناامیدي در کشور و رفع

 
مشکلات معیشتی تاکید می نماییم. 

6- ما ملت انقلابی و استکبارستیز ضمن حمایت از رویکرد جدید دولت بر ایجاد تعادل و توازن در تعامل با کشور ها و وقوف کامل به نقشه
هاي شوم شیطان بزرگ آمریکاي جنایتکار و آگاهی از جنگِ شناختی و رسانه اي دشمن، هرگونه مداخله و شبه افکنی و تخریب چهره نظام
مقدس جمهوري اسلامی را خیال خام دانسته و از پیشرفت ها و دستاوردهاي بزرگ در حوزه علم و فن آوري، نظامی، امنیتی و سیاسی

 
حمایت قاطع نموده و آمادگی خود را براي جان فشانی و دفاع در مقابل هرگونه تهدید احتمالی اعلام می نماییم. 

 
والسلام علیکم و رحمه االله و برکاته 

بیست و دوم بهمن 1400



ادامه مسیر پر فروغ انقلاب اسلامی عمل به بیانیه گام دوم انقلاب است

منبع: تقریب نیوزشماره خبر:  199  |  تاریخ: 1400/11/22

به گزارش حوزه سیاست و اقتصاد خبرگزاري تقریب، در
راهپیمایی خودرویی و موتوري یوم االله 22 بهمن، قطعنامه

 
سراسري این راهپیمایی در 6 بند قرائت شد. 

 
متن قطعنامه راهپیمایان 22 بهمن 1400 به این شرح است: 

 
بسم االله الرحمن الرحیم 

 
ُ مَعَکُمْ وَ لنَْ یتَِرَکُمْ أعَْمالکَُمْ (سوره محمد آیه 35)  لْمِ وَ أنَتُْمُ الأَْعْلَوْنَ وَ االلهَّ فَلا تهَِنُوا وَ تدَْعُوا إلِیَ السَّ

 
پس هرگز سست نشوید و دشمنان را به صلح ذلتّ بار دعوت نکنید در حالی که شما برترید. 

 
و خداوند با شماست و چیزي از ثواب اعمالتان را کم نمی کند! 

حمد و سپاس ذات اقدس احدیّت جلّ و علا را که چنین روزي به نام مقدس «یوم االله» آراسته گردید و نظام جمهوري اسلامی ایران، با قیام
قیامت گونه ملت، نخستین حکومت در عصر غیبت بر مبناي قرآن را ایجاد و در سایه ي نعمت اسلام و ولایت و رهبري پیامبرگونه حضرت
امام خمینی (قدس سره الشریف) حماسه اي بی نظیر برپا، و در پرتو آن محرومان و مستضعفان را فلاح و رستگاري بخشید و 22 بهمن را به

 
فجر رهایی مبدل و الگوي نجات بخش سایر ملل قرار داد. 

اینک در طلیعه چهل و چهارمین بهار استقلال، آزادي و جمهوري اسلامی که گفتمان انقلاب اسلامی با گسترش محور مقاومت و مقابله با
نظام استکبار و ایادي آن، فصل نوینی را در پیش روي جهانیان قرار داده و هندسه قدرت را تغییر و فتح دروازه تمدن نوین اسلامی را با
رهبري آیت االله العظمی امام خامنه اي (مد ظله العالی) مژده می دهد، ما شرکت کنندگان در مراسم 22 بهمن به نمایندگی از تمام مردم
حق جو و حق گوي ایران اسلامی و پیروان راه و مرام شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی، ضمن تجدید میثاق با ارزش ها و آرمان هاي انقلاب
اسلامی و بیعت با، ولی فقیه و مقتداي عظیم الشان انقلاب اسلامی و همچنین ارواح طیبه شهداي این مسیر نورانی به شکرانه سالگشتِ
پیروزي انقلاب از عید ولادت حضرت زهرا (سلام االله علیها) تا ولادت امیرالمومنین علی (علیه السلام) را جشن گرفته و یوم االله 22 بهمن را
در قامت یک جشن بزرگ ملی گرامی داشته و با بانگ رساي توحیدي «االله اکبر خامنه اي رهبر» و فریاد کوبنده «مرگ بر آمریکا، مرگ بر

 
انگلیس و مرگ بر اسرائیل» اعلام می کنیم: 

1- ملت شهید پرور و خداجوي ایران اسلامی، تحت هدایت و رهبري هوشمندانه مقام معظم رهبري و بر حسب بینش انقلابی خود، نیک
دریافته است که دشمن کژ اندیش و اهرمن خوي می کوشد که با تهاجم ترکیبی و با بهره گیري از دیکتاتوري رسانه اي، اقدامات فخرآفرین
و حماسه هاي بزرگ پیشرفت در عرصه هاي گوناگون را کم رنگ و بی اهمیت نشان دهد؛ از این رو، از تمامی دستگاه هاي ذیربط بخصوص



رسانه ملی و همچنین اندیشمندان، اهل قلم و افسران جنگ نرم می خواهیم که در جهاد گسترده تبیین، ترفندهاي دشمنان را نقش بر آب
کرده و مردم ایران، نسل جوان و نیز افکار عمومی مسلمانان و جهانیان را از دستاوردهاي بزرگ ملت ایران در پرتو انقلاب اسلامی آگاه سازند.

2- ادامه مسیر پر فروغ انقلاب اسلامی، درس آموزي و عمل به بیانیه گام دوم انقلاب است و با جهاد تبیین به عنوان فریضه قطعی و فوري
می توان به بلنداي تشخیص نیاز لحظه و قله هاي رفیع آن دست یافت و ارتقاي روز افزون حوزه هاي علمی و فناوري، اقتصادي و نظامی و
بویژه استیفاي کامل حقوق هسته اي ملت ایران و تقویت روز افزون بنیه صنایع بازدارنده دفاعی و موشکی را مطالبه همگان دانسته و ضمن
محکوم نمودن مواضع مقامات ارشد غربی درباره مبانی دفاعی ایران، با تقدیر از تلاش هاي تیم مذاکره کننده، خواهان تبعیت از منویات، ولی
امر مسلمین و توجه به قوانین مجلس شوراي اسلامی با تکیه بر عزم خلل ناپذیر جوانان مؤمن انقلابی کشور در فتح قله هاي پیشرفت و

 
توسعه کشور هستیم. 

3- تحقق اقتصاد مقاومتی در سایه جهش و جهاد تولید را تنها راهکار حل مشکلات اقتصادي کشور دانسته و ضمن مطالبه جدي و تاکید بر
اهتمام مضاعف مسئولان، نهادهاي قانون گذار و دستگاه هاي اجرایی به منظور پشتیبانی ها و مانع زدایی ها، ارتقاي کیفیت محصولات
داخلی را از تولید کنندگان خواستاریم و این مهم را در سایه توجه به افسران و رزمندگان جنگ اقتصادي، یعنی کارآفرینان و کارگران، قابل
تحقق می دانیم. ما شرکت کنندگان در این حماسه ملی، خود را ملزم به استفاده از کالاهاي بومی با هدف حمایت از اشتغال و رفع بیکاري
جوانان دانسته و از هموطنان عزیزمان دعوت می نمائیم با رعایت اصلاح الگوي مصرف و حمایت از کار و کالاي ایرانی، در جهت تحقق نظام

 
پیشرفته اسلامی قدم بردارند. 

4- بار دیگر بر حفظ وحدت ملی و دوري از هرگونه اقدام و عمل تفرقه افکنانه و فتنه گرایانه جریان هاي داخلی و خارجی تاکید و بر حمایت
همه جانبه خود از همبستگی جهان اسلام و جبهه مقاومت دفاع از فلسطین و قدس اشغالی به عنوان مساله اول مسلمین تصریح و همچنین

 
جنایات وحشیانه رژیم مرتجع آل سعود و هم پیمانان آن در یمن و سکوت مجامع بین المللی و مدعی حقوق بشر را محکوم می نمائیم. 

5- با تقدیر از تلاش هاي دولت مردمی و خدمت گذار، مجلس انقلابی و قوه قضائیه عدالت محور، بر پیگیري مطالبات و انتظارات بر حق
مردم، مبارزه با فساد، مسدود نمودن روزنه هاي تبعیض، رانت خواري و جلوگیري از حاکم نمودن جو یأس و ناامیدي در کشور و رفع

 
مشکلات معیشتی تاکید می نماییم. 

6- ما ملت انقلابی و استکبارستیز ضمن حمایت از رویکرد جدید دولت بر ایجاد تعادل و توازن در تعامل با کشورها و وقوف کامل به نقشه
هاي شوم شیطان بزرگ آمریکاي جنایتکار و آگاهی از جنگِ شناختی و رسانه اي دشمن، هرگونه مداخله و شبه افکنی و تخریب چهره نظام
مقدس جمهوري اسلامی را خیال خام دانسته و از پیشرفت ها و دستاوردهاي بزرگ در حوزه علم و فن آوري، نظامی، امنیتی و سیاسی

 
حمایت قاطع نموده و آمادگی خود را براي جان فشانی و دفاع در مقابل هرگونه تهدید احتمالی اعلام می نمائیم. 

 
والسلام علیکم و رحمه االله و برکاته 

 
بیست و دوم بهمن 1400 

انتهاي پیام/



عبدالملکی: زیست بوم ملی اشتغال ایران تهیه می شود

منبع: شفقناشماره خبر:  200  |  تاریخ: 1400/11/22

شفقنا- وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: زیست بوم ملی اشتغال ایران براي تعیین شرح وظایف و تقسیم کار میان دولت و
مردم در دست انجام است. به گزارش شفقنا، حجت االله عبدالملکی در آئین افتتاحیه همزمان 102 طرح بخش تعاون با حضور معاون

اول رئیس جمهور، اظهار داشت: در سومین سال گام دوم انقلاب اسلامی و با ...

شفقنا- وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: زیست بوم ملی اشتغال ایران براي تعیین شرح وظایف و تقسیم کار میان دولت و مردم در

 
دست انجام است. 

به گزارش شفقنا، حجت االله عبدالملکی در آئین افتتاحیه همزمان 102 طرح بخش تعاون با حضور معاون اول رئیس جمهور، اظهار داشت: در
سومین سال گام دوم انقلاب اسلامی و با روي کار آمدن دولت سیزدهم، تسریع در حرکت ماندگار به سمت تشکیل تمدن نوین اسلامی رقم

 
خورده است. 

وي با بیان اینکه بیش از 60 میلیون نفر در امور معیشتی و رفاهی با این وزارتخانه در ارتباطند، افزود: بر اساس سیاست هاي اقتصاد

 
مقاومتی، تأکید ویژه اي بر نقش آفرینی مردم در کارآفرینی و اشتغال وجود دارد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: بر اساس گفتمان اسلام و سفارش قرآن کریم، تعاون برترین و مهم ترین بستر براي حضور مردم در

 
حوزه تحول اقتصادي کشور است. 

وي با بیان اینکه از زمان شروع به کار دولت سیزدهم، چهار کلان پروژه در وزارت مردم آغاز شده است، بیان داشت: زیست بوم ملی اشتغال

 
جمهوري اسلامی ایران براي تعیین شرح وظایف و تقسیم کار میان دولت و مردم در دست انجام است. 

عبدالملکی، مسئله ساماندهی صندوق هاي بازنشستگی و تأمین اجتماعی، اصلاح نظام مدیریتی شرکت هاي تابعه و رفع فقر مطلق را نیز از

 
دیگر دستور کارهاي وزارت کار عنوان کرد و گفت: شاخص هاي بررسی عملکرد دستگاه هاي اجرایی در حوزه تعاون نیز تدوین می شود. 

 
انتهاي پیام 

 
fa.shafaqna.com شفقنا در شبکه هاي اجتماعی: توییتر | اینستاگرام | تلگرام 

https://fa.shafaqna.com/?p=1316285 : لینک کوتاه خبر



روایت استاد اقتصاد دانشگاه ویرجینیاتک آمریکا از شاخص تکان دهنده فاصله

طبقاتی در دهه 50/ قطعا شرایط اقتصاد ایران نسبت به پیش از انقلاب بهتر است

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  201  |  تاریخ: 1400/11/22

فصل اقتصاد - استاد تمام اقتصاد دانشگاه ویرجینیاتک آمریکا با بیان اینکه در دهه پنجاه ایران به بدترین وضعیت نابرابري رسید و
ضریب جینی تا 0.56 نیز بالا رفت، گفت: بزرگترین مانع در رشد اقتصادي ایران کمبود درآمد نفت نیست بلکه عدم دسترسی به

بازارهاي بین المللی است.

فصل اقتصاد - استاد تمام اقتصاد دانشگاه ویرجینیاتک آمریکا
با بیان اینکه در دهه پنجاه ایران به بدترین وضعیت نابرابري
رسید و ضریب جینی تا 0.56 نیز بالا رفت، گفت: بزرگترین
مانع در رشد اقتصادي ایران کمبود درآمد نفت نیست بلکه

 
عدم دسترسی به بازارهاي بین المللی است. 

به گزارش فصل اقتصاد ، دو برابر شدن قیمت نفت و فروش
روزانه حدود شش میلیون بشکه نفت سبب رشد بالاي

اقتصادي کشور در اواخر دوره پهلوي شد. در واقع ایران در دهه پنجاه چهار برابر فروش نفت در دهه 80 و 90 نفت می فروخت؛ در حالی که

 
جمعیت آن روز نصف جمعیت امروز کشور بود. 

باید توجه داشت که نتیجه این رشد اقتصادي سبب شد که ضریب جینی تا حدود 0.50 افزایش پیدا کند و در واقع شکاف طبقاتی شدیدي
را در ایران به وجود آورد. در طول سال هایی که رشد اقتصادي حکومت پهلوي به بالاي 10 درصد می رسید، سهم صادرات غیرنفتی کمتر از

 
پنج درصد بوده است. پس از انقلاب در مقاطعی حجم صادرات غیرنفتی به 86 برابر سال 1357 رسید. 

با وجود پیشرفت ها در شاخص هاي کلان اقتصادي به نظر می رسد، این پیشرفت ها در زندگی روزمره مردم آنچنان که باید دیده نمی شود.
گسیختگی شاخص هاي کلان اقتصادي با سطوح خرد که با زندگی روزمره و به مردم ارتباط دارد، در نهایت باعث ایجاد نوعی از فقر و یا

 
حس تبعیض در برخورداري ها بین اقشار مختلف مردم شده است. 

باید ارتباط بین شاخص هاي کلان و خرد به درستی بررسی شود و باید مشخص کنیم که چرا پیشرفت هاي نسبتاً خوب در شاخص هاي

 
کلان سبب نشده تا مردم آن را در زندگی روزمره شان احساس کنند. 

 
آمارهاي درستی مبناي قضاوت اقتصاد پس از انقلاب قرار نگرفت/قطعا شرایط اقتصادي نسبت به پیش از انقلاب بهتر است 

جواد صالحی اصفهانی استاد تمام اقتصاد دانشگاه ویرجینیاتک آمریکا در خصوص وضعیت اقتصادي ایران پس از انقلاب اسلامی در مقایسه با
دوره پیش از آن گفت: براي مقایسه تفاوت ها باید به آمارها رجوع کرد چراکه وقتی انقلاب عظیمی مانند انقلاب اسلامی در ایران رخ می

 
دهد و موقعیت هاي اجتماعی و اقتصادي مردم جابجا می شود، دیدگاه هاي مختلفی در خصوص بهتر یا بدتر شدن وضعیت مطرح می شود. 
وي افزود: خوشبختانه انقلاب ایران تنها انقلاب بزرگی است که قبل و بعد از آن آمار هاي نسبتا خوبی داریم در نتیجه می توانیم تصویر نسبتاً
دقیقی از وضعیت معیشت و درآمد سرانه داشته باشیم. متاسفانه در دیدگاه هاي سیاسی از این آمارها به درستی استفاده نمی شود و این

 
موضوع مردم را دچار سردرگمی می کند ضمن اینکه ممکن است سبب خطاي تصمیم گیري در سطوح بالا شود. 

به طور مثال گفته می شود که درآمد سرانه امروز ایران 60 درصد پیش از انقلاب است. این موضوع واقعیت ندارد. اگر کسی باشد که در آن
دوران زندگی کرده باشد به راحتی می تواند بگوید آن زمان کالاهایی مانند یخچال در خانه هاي روستایی بسیار کمیاب بود. این موضوع خود

 
آماري است که می تواند به شما بگوید که وضع نمی تواند بدتر شده باشد. 



این استاد اقتصاد گفت: وقتی شرایط گذشته که گاز خانگی وجود نداشته را با امروز که 86 درصد جمعیت کشور از این نعمت برخوردار
هستند مقایسه می کنیم، نمی توانیم بگوییم که شرایط بدتر شده است. غیر از کالاهاي با دوامی مانند یخچال که در خانه ها وجود دارد، آمار

 
بهتري در مورد مصرف یا تولید سرانه وجود دارد. 

 
مرکز آمار نرخ برابري دلار را تعیین کند/چگونه با محاسبات بانک جهانی GDP ایران یک سوم شد؟ 

صالحی در توضیح سرانه تولید گفت: براي محاسبه سرانه تولید، باید میزان تولید تعداد زیادي از کالاها را با یکدیگر جمع بزنیم. براي این کار
ارزش هر کالا را در تعداد آن ضرب کرده و جمع می کنیم. این قیمت ها در داخل کشور هستند. قیمت یک کالا در دو کشور با یکدیگر

 
یکسان نیست. 

به طور مثال قیمت گاز طبیعی که در ایران مصرف می کنیم، در آمریکا 30 برابر است. در صورتی که بیاید و مصرف گاز را در ریال ضرب
کنید، یک عدد به دست می آورید و اگر آن را ضربدر قیمتی که مردم آمریکا براي آن می پردازند کنیم به یک عدد کاملاً متفاوتی می رسیم.
وي با بیان اینکه این موضوع در مورد تمامی کالا ها وجود دارد، گفت: در نتیجه اگر مصرف انرژي را به قیمت هاي داخلی ایران محاسبه
کنید، تولید سرانه ایران بین 70 تا 100 میلیارد دلار کمتر از محاسبه آن با قیمت هاي جهانی می شود. براي آنکه مقایسه ها در این زمینه

 
منطقی تر شود، مطالعاتی در دانشگاه ها و بانک جهانی اتفاق افتاده است. 

برهمین اساس گفته می شود قیمت هاي محاسباتی تولید در کشورها بر مبناي آمریکا در نظر گرفته شود که به آن پروژه ICP می گویند.
در اثر این مقایسه نرخ برابري ریال و دلار نیز استخراج می شود اما این نرخ با چیزي که در بازار ارز ایران یا دیگر کشورها مشاهده می کنیم،

 
متفاوت است. 

این اقتصاددان ادامه داد: اگر امروز این نرخ برابري را محاسبه کنید، به رقمی حدود چهار هزار تومان می رسید و شما می بینید که در بازار
آزاد این قیمت 26 هزار تومان است. در نتیجه اگر تولید ریالی ایران را تقسیم بره 26 هزار تومان کنید به عدد کوچکی می رسید اما اگر آن را

 
به چهار تقسیم کنید، تفاوت بسیار زیادي خواهد داشت. 

وي تاکید کرد: توصیه بنده این است که مرکز آمار نرخ برابري قدرت براي ریال و دلار را محاسبه کنند تا این موضوع توسط خارجی ها انجام
نشود. در چند سال گذشته بانک جهانی به صورت ناگهانی این نرخ را تغییر داد و این موضوع سبب شد که GDP ایران تا یک سوم کاهش
پیدا کند. وقتی در خصوص علت این مسئله سوال می کنید، می گویند ما با ایران تماس گرفتیم اما به این دلیل که جواب مشخصی دریافت

 
نکردیم خودمان محاسباتی را انجام دادیم و به این نتیجه رسیدیم. 

در نتیجه پیچیدگی هاي زیادي در مقایسه آماري وجود دارد. اگر مقایسه هاي مختلف را بر مبناي نرخ برابري قدرت خرید نگاه کنیم،

 
مشاهده می کنیم که در هیچ یک از آن ها وضعیت امروز ایران بدتر از پیش از انقلاب نیست. 

رشد 60 درصدي سرانه تولید نسبت به پیش از انقلاب/ حفظ سطح زندگی مردم با درآمد نفتی 250 دلار به ازاي هر نفر با پنج هزار دلار

 
بسیار متفاوت است 

صالحی با بیان اینکه محاسبات اشتباه می گوید که مصرف گاز در ایران یک سوم مصرف گاز در آمریکا است، گفت: ممکن است مصرف آن
یکسان باشد اما به این دلیل که قیمت در آمریکا 30 برابر است، به نظر می رسد که مصرف ایران پایین است. در صورتی که این محاسبات را

 
براي پیش و پس از انقلاب به درستی انجام دهیم می بینیم که تولید سرانه ایران نسبت به پیش از انقلاب 60 درصد رشد داشته است. 

وي افزود: عده اي ممکن است بگویند که کشورهاي دیگر نیز رشد کردند و این مورد درستی است. در نتیجه می توانیم مقایسه اي با مبناي
برابري قدرت خرید بین ایران و ترکیه انجام دهیم. بر اساس محاسبه اي که بنده انجام دادم بین سال 1369 تا بیست سال پس از آن (سال
1390) ترکیه و ایران تقریبا پا به پاي هم از نظر اقتصادي حرکت کردند و این نشان می دهد اقتصاد ایران پس از انقلاب قدرت تولید ثروت و

 
بهبود معیشت مردم را داشته است. البته منبع رشد در ایران با ترکیه متفاوت است. 

به طور مثال مقدار زیادي از رشدي اقتصادي ایران که از آن صحبت می کنیم به دلیل بالا رفتن قیمت نفت ایجاد شد اما در ترکیه این
موضوع به دلیل افزایش بهره وري نیروي کار رخ داد. اشتباهی که مردم می کنند این است که متوجه نیستند در دوره طلایی مصرف یعنی
1353 تا 1356 ایران به قیمت ثابت سرانه 5000 دلار صادرات نفت داشت اما به قیمت هاي امروز درآمدهاي ما از صادرات نفت به 250 دلار

 
براي هر نفر رسیده است. 

این استاد اقتصاد گفت: حفظ سطح زندگی مردم با 250 دلار با پنج هزار دلار بسیار متفاوت است. این که امروز گفته می شود وضعیت
معیشت مردم به خصوص براي دهک هاي پایین جامعه نسبت به قبل از انقلاب بهتر شده، نشان می دهد که اثر نفت در تامین معیشت

 
کاهش یافته و بیشتر این رشد اقتصادي به کمک تولید داخل به وجود آمده است. 



امروز حدود 20 درصد از انرژي تولیدي کشور را صادر و حدود 80 درصد آن را در داخل کشور مصرف می کنیم. این در حالی است که در
گذشته این نسبت ها کاملاً برعکس بود. مصرف داخلی انرژي در شرایط فعلی به درستی محاسبه نمی شود چرا که قیمتی که براي آن در

 
نظر می گیرند، بسیار پایین است. 

 
بازسازي غیرواقعی چهره اقتصاد پیش از انقلاب اسلامی/اقتصاد ایران ظرفیت رشد اقتصادي را دارد 

صالحی در پاسخ به سوالی در خصوص حس منفی مردم نسبت به وضعیت معیشتی گفت: این موضوع دلایل مختلفی دارد. برخی از
نظرسنجی ها نشان می دهد که ایرانی ها نسبت به اوضاع خود بدبین تر هستند و شما می توانید این موضوع را در رفت و آمد معمولی آنها

 
نیز ببینید. 

مشکل دیگر این است که معمولاً به پیش از انقلاب باز نمی گردیم. در حال حاضر بازسازي از وضعیت آن دوران انجام شده و بر این اساس
تصور می شود که وضع همه در آن دوران خوب بود. برخی می گویند که در دوران پیش از انقلاب وضعیت خوبی داشتیم و زندگی مان بسیار
بهتر بود، این موضوع نشان می دهد که افراد نگاه آماري ندارند و شاید یک درصد بالاي جامعه آن زمان را با میانگین امروز کل جامعه ایران

 
مقایسه می کنند. 

وي ادامه داد: مردم عادي به وضعیت ده سال پیش خود باز می گردند. رشد اقتصادي که در این دوران بیست ساله از آن صحبت شد پس از
شروع تحریم ها در سال 1391 ثابت شد. دلیل این مسئله پایین آمدن قیمت نفت نبود، اگرچه که کشورهاي دیگر نظیر عربستان سعودي دو

 
سال بعد به دلیل پایین آمدن قیمت نفت به همین مشکل دچار شدند و تولید ناخالص داخلی آن ها در آن زمان سقوط کرد. 

در واقع پس از تحریم هاي نفتی رشد اقتصادي ایران به حدود یک درصد افت پیدا کرد. اگر در نظر بگیریم که جمعیت در این دوره یک و
نیم درصد رشد داشته، می توانیم نتیجه بگیریم که سطح زندگی کاهش پیدا کرده است. مرکز آمار ایران در این زمینه آمارهاي بسیار خوبی

 
را جمع آوري و میزان خرید مردم در کالاهاي مختلف را مشخص می کند. 

این استاد اقتصاد دانشگاه ویرجینیاتک تاکید کرد: اگر به این آمارها نگاه کنیم مصرف واقعی خانوارها در یک سال را می بینیم و اگر به روند
آن توجه کنیم، مشاهده خواهیم کرد که مصرف خانوارها در ده سال ابتدایی پس از جنگ رو به رشد بود اما در ده سال اخیر این روند
معکوس شده است. به طوري که امروزه مصرف سرانه برابر 20 سال قبل است و این همان چیزي است که مردم می بینند و بابت آن نگران

 
هستند. البته این موضوع را نباید به حساب اقتصاد ایران پس از انقلاب گذاشت. 

برخی می گویند اقتصاد ایران قابلیت رشد ندارد اما اگر پیش از سال 1390 را مشاهده کنیم، می بینیم که قابلیت وجود داشت و می تواند

 
این روش را دوباره داشته باشد. البته نباید فکر کنیم که حتما باید به همان شیوه رشد کنیم و از نفت کمک بگیریم. 

 
شاخص تکان دهنده فاصله طبقاتی در دهه پنجاه/60 درصد مردم ایران زیر خط فقر بودند 

وي در خصوص مفهوم فقر و احساس مردم ایران در مورد آن گفت: یک شوك بزرگ منفی در سال 1391 به ایران وارد شد که در واقع افت
شدید صادرات نفت بود. طبیعتاً اولین پیامد این اتفاق جهش قیمت دلار در مهر ماه 1391 بود. چنین شوکی نمی تواند فقط به یک دهک

 
جامعه محدود باشد چرا که شوك بزرگی محسوب می شود. در اینجا طبیعی است که فقر نیز افزایش پیدا می کند. 

در صورتی که یک نرخ ثابت را براي خط فرق در نظر بگیریم(درآمد روزانه حدود پنج دلار که بانک جهانی در نظر می گیرد) پیش از انقلاب
حدود 60 درصد مردم ایران زیر خط فقر بودند و در سال 1390 این رقم به زیر 10 درصد کاهش پیدا می کند اما از آن زمان تا الن این رقم

 
تا حدود دو برابر افزایش پیدا کرده است. 

صالحی با بیان اینکه وضعیت نابرابري با فقر تفاوت دارد، گفت: نابرابري برعکس فقر عمل می کند به این معنا که وقتی قیمت نفت افزایش
پیدا می کند نابرابري در ایران افزایش پیدا می کند. افزایش قیمت نفت سبب می شود که سرمایه کلانی به دست دولت برسد، وقتی این پول

 
توسط دولت تقسیم می شود، افراد متناسب با جایگاه و موقعیت خود سهم متفاوتی دریافت می کنند. 

در نهایت پول نفت بین تمام جامعه توزیع می شود اما شاهد بودیم که در دهه پنجاه ایران به بدترین وضعیت نابرابري رسید. در این دوران

 
شاهد بودیم که ضریب جینی حتی به 0.56 نیز رسید. در حال حاضر این ضریب در حدود 0.40 قرار دارد که بسیار پایین تر است. 

وي افزود: طی سه سال اخیر بی عدالتی چندان تفاوتی نکرده است و این درحالی است که بسیار در مورد آن صحبت می شود. بر اساس
آمارهاي مرکز آمار ایران، مصرف دهک هاي بالا نیز کاهش پیدا کرده و این موضوع چندان عجیبی نیست چرا که حتی در دهک هاي بالا نیز

 
قیمت ها افزایش یافته اما درآمدها به همان نسبت رشد نداشته است. 

در نتیجه نابرابري را باید از فقر جدا کرد. وقتی شما رشد اقتصادي منفی دارید، وضعیت نابرابري به صورت خودکار بهبود پیدا می کند. در
مورد فقر دولت ها بسیار بهتر می توانند، عمل کنند. در حقیقت قدرت دولت ها در کاهش فقر بسیار بیشتر از توان آنها در کاهش نابرابري



است. در بحث نابرابري سیستم بسیار پیچیده اي تولید می شود که عوامل مختلفی در آن دخیل هستند اما فقر موضوع بسیار ساده تري

 
است. 

این اقتصاددان با اشاره به اینکه دولت می تواند به افرادي که به دلایل مختلفی نمی توانند، کار کنند یا درآمدهاي آنها پایین است درآمد
برساند، اظهار کرد: در تمام دنیا این سیاست وجود دارد. دولت ها با روش هاي مختلف این اقدام را انجام می دهد که این موضوع در ایران نیز
انجام می شود. یکی از دلایلی که فقر بدتر از وضع موجود نشد همین است که دولت مکانیزمی دارد که می تواند بر اساس آن درآمد را به

 
سرعت به حساب خانوارها واریز کند. 

بنده امیدوار هستم که لازم نباشد دولت یارانه بدهد اما در شرایطی که یارانه هاي عظیم انرژي آن هم به صورت نا مساوي پرداخت می شود،
ترجیح من این است یارانه ها به صورت نقدي پرداخت شود. در خصوص ارز 4200 تومانی نیز همین موضوع مطرح است. شما اگر حس می
کنید امکان کنترل این ارز را ندارید و مصرف کننده نهایی نمی تواند از آن استفاده کند، بهتر است معادل ریالی آنها به حساب مردم واریز

 
کنید. درست است که قیمت ها افزایش پیدا خواهد کرد اما پس از آن مردم درآمدي دارند که بتوانند بر مبناي آن همان کالاها را بخرند. 

 
همه کشورهاي در حال توسعه و حتی پیشرفته با مشکلات داخلی و فساد درگیر هستند 

وي در خصوص امکان رشد و توسعه اقتصادي در شرایط تحریم گفت: نمی توان به دقت نقش تحریم ها را در رکود اقتصادي بیان کرد. آن
چیزي که مشاهده می کنیم این است که اقتصاد ایران در حال رشد بود اما پس از اعمال تحریم ها این رشد به یک بار متوقف شد. اگر بحث
سیاست هاي نادرست و فساد مطرح باشد باید این سوال را پرسید که چطور این مسئله ظرف یک سال مشخص ناگهان تغییر پیدا کرد، چرا

 
پیش از آن چنین اتفاقاتی رخ نمی داد. 

چرا در محدوده زمانی که دولت ایران برق و سایر امکانات را با سرعت بسیار زیاد به روستاها می رساند، این فساد مانع نمی شد؟ به نظر می
رسد که افرادي مسائل داخلی را بسیار بزرگ جلوه می دهند و دچار اشتباه می شوند. عده اي می گویند که 20 درصد مشکلات ایران مربوط

 
به تحریم است اما این موضوع صحیح نیست و اگر به آمار نگاه کنید و درآمد سرانه را بررسی کنید، می توانید تاثیر تحریم ها را ببینید. 

صالحی گفت: اگر قیمت نفت کاهش پیدا کند و رشد در عربستان سعودي به یکباره منفی شود کسی نمی گوید که این موضوع مربوط به
سیاست داخلی یا فساد بوده است. این در حالی است که فساد در عربستان سعودي بیداد می کند و از ایران بسیار بیشتر است. همچنین
سیاست هاي بد نیز در این کشور بسیار است. در ایران قیمت نفت کاهش پیدا نمی کند اما درآمدهاي آن کاسته شده است. بنده شکی ندارم

 
مشکلات داخلی در ایران وجود دارد. 

کشور در حال توسعه اي وجود ندارد که مشکل داخلی نداشته باشد. حتی کشورهاي توسعه یافته نیز مشکلات داخلی و فساد دارند. نمی

 
توان به این موارد اعدادي را نسبت داد تا بتوانیم بگوییم سهم هر یک چقدر است. 

وي با بیان اینکه بنده تحریم ها را ظالمانه می بینم. شکی در این نیست که آمریکا از یک کالاي عمومی که بخشی از آن را به عنوان دلار در
اختیار دارد، استفاده می کند تا سیاست خارجی خود را پیش ببرد، گفت: این مشکل با یک قرارداد از بین نمی رود و نمی توان گفت که
آمریکا از این به بعد هیچ کشوري را با استفاده از قدرت دلار در بازار جهانی تنبیه نمی کند. اتفاقی که رخ خواهد داد این است که ایران باید

 
تا حدي از دسترسی خود به اقتصاد بازار جهانی استفاده کند و از آن دفاع کند. 

 
عدم دسترسی به بازارهاي جهانی؛ مشکل اصلی اقتصاد ایران 

این استاد اقتصاد در خصوص شاخص هاي اقتصادي که می توانند در مذاکرات مورد تاکید ایران قرار گیرد، گفت: بنده به عنوان یک
اقتصاددان می توانم بگویم که بزرگترین مانع در رشد اقتصادي ایران کمبود درآمد نفت نیست البته که این موضوع تاثیرگذار است اما مهمتر

 
از آن عدم دسترسی به بازارهاي بین المللی و تجارت است. 

وي تاکید کرد: ما کالاهاي بسیار زیادي را تولید می کنیم که نسبت به کالاهاي همسایگان، کشورهاي آسیایی و آفریقایی برتري نسبی دارند.
حتی تولید کنندگان خرد نیز باید بتوانند از بازارهاي جهانی استفاده کنند. در حال حاضر دستمزد واقعی ایرانی ها نسبت به دلار بسیار

 
کاهش داشته و این موضوع سبب می شود که نیروي کار ایرانی بتواند کالاهاي تولیدي در کشورهاي دیگر را شکست دهد. 

در داخل ایران این اتفاق رخ داده و با وجود این که کالاهاي ایرانی کیفیت پایین تري دارند، به سبب قیمت کمتر مردم از آنها استفاده می
کنند. باید توجه داشت که بازار داخلی کشش دائمی ندارد. کشورهایی که ارزش پول آنها کاهش پیدا می کند، در صورتی که بتواند از بازار

 
خارجی استفاده کنند، شاهد یک رشد اقتصادي خواهند بود. 

 
نقش محوري بانک ها در جابجایی تولید و شکل گیري اقتصاد مقاومتی/بانک ها باید اعتبارات تولید را فراهم کنند 

صالحی در خصوص لزوم اصلاح ساختار بانکی در ایران گفت: وقتی شما می خواهید عوامل تولید را از بخشی که سودده نیست به بخش



دیگري منتقل کنید، بنگاه هاي اقتصادي نیاز به اعتبار دارند و به سراغ بانک می روند. در صورتی که بانک نتواند این منابع را تامین کند،

 
جابجایی تولید که بسیار براي اقتصاد مقاومتی و رشد اقتصادي در آینده مهم است، رخ نخواهد داد. 

وي افزود: دولت نمی تواند به بانک مرکزي دستور دهد که به همه اعتبار دهد. وظیفه بانک ها این است که در شهرهاي کوچک و متوسط،
اعتبار مورد نیاز شرکتی که می خواهد براي صادرات یا مصرف داخلی تولید خود را افزایش دهد، تامین کند. بانک هاي ما براي این کار

 
ساخته نشده اند. 

نظام بانکی همیشه از دولت وام می گرفته و تقسیم می کرده است اما امروز بانک ها باید بتوانند از مردم سپرده دریافت کنند و وام بدهند.
وقتی بانک ها خودشان به دلایل مختلف از جمله ناترازي بانکی دچار مشکل هستند، نمی توانند این اقدام را به درستی انجام دهند. بنابراین

 
نظام بانکی ایران به جاي آنکه خودش به دنبال ایجاد ثروت برود، باید وارد نظام تولید شود و به تولید کمک کند. 

استاد اقتصاد دانشگاه ویرجینیاتک آمریکا با اشاره به اینکه نقش اصلی بانک این است که ببیند چه افرادي پروژه هاي خوبی دارند اما سرمایه
لازم براي اجراي آن را ندارند، گفت: بانک موظف است پول را به همین افراد بدهد تا تولید را انجام دهند. فراموش نکنیم که این مسئله تنها
مربوط به سیستم داخلی نیست، اینکه کالایی به خارج از کشور صادر شود و پول آن به کشور بازگردد نیازمند ارتباط بانکی بین داخل و

 
خارج کشور است. 

طی 30 سال اخیر شرایط تغییر کرده است. وقتی یک بانک خارجی می خواهد پولی را از بانک ایرانی دریافت کند، اولین سوال آن این است
که این پول از کجا آمده و بانک ایرانی باید به سرعت نسبت به آن پاسخ دهد. در نهایت ما باید با قوانین بین المللی که مربوط به پولشویی
است کنار بیاییم. البته همه می دانند که وقتی تحریم وجود دارد باید به نحوي از آن ها عبور کنید و نمی توانید شفافیت کامل را در اختیار
دنیا قرار دهید اما به محض آن که تحریم ها کاهش پیدا کند یا برطرف شود، می توانیم بانک هاي خود را از نظر داخلی و ارتباط با دنیا

 
اصلاح کنیم تا بتوانند نقل و انتقالات را براي ما انجام دهند. 

 
رشد اقتصادي 4 درصدي که منجر به افزایش اشتغال شود نسبت به رشد ناگهانی اما نفتی اولویت دارد 

وي در پاسخ به سوالی در خصوص امکان ایجاد رشد اقتصادي با فرض ادامه تحریم ها گفت: هر کشوري که بخواهد سیاست خارجی مستقل
داشته باشد و با آمریکا همسو نباشد، باید خود را آماده کند که مقداري از ارتباطات تجاري خود را از دست بدهد. در مورد ایران از دست
دادن یا کاهش صادرات نفت آن قدرها مهم نیست که مردم فکر می کنند چرا که بسیاري از کشورها بدون صادرات نفت رشد هاي خوبی را

 
تجربه کردند. 

صالحی با اشاره به اینکه بخش دیگر تحریم ها که اجازه نمی دهد ما پول را جابجا کنیم بسیار مهم است، اظهار کرد: فکر می کنم ما باید به
نحوي این تحریم ها را دور بزنیم یا قراري بگذاریم تا این تحریم ها تاثیر چندانی براي ایران نداشته باشد. بنده خوشبین هستم که اقتصاد
ایران بتواند با نیروي کار و بالا بردن بهره وري رشد اقتصادي ایجاد کند. این رشد اقتصادي دیگر شبیه رشد دهه 80 یا 50 که به دلیل پول

 
نفت به وجود آمد، نخواهد بود. در واقع این رشد به شکل کندتري خود را نشان خواهد داد. 

اگر نخواهیم که درآمدهاي نفتی را به سطح سال 1390 بازگردانیم، باید بپذیریم که رشد اقتصادي در حد 3 تا 4 درصد باقی بماند اما این
رشد اقتصادي به مراتب بهتر از رشد اقتصادي 8 درصدي است که در آن اشتغالی نباشد. مانند همان رشدهاي اقتصادي دهه 80 که در عمل

 
اشتغال زیاد ایجاد نکرد. 

وي افزود: امروز امکان ایجاد اشتغال بیشتر وجود دارد چرا که تولید داخلی نیازمند اشتغال است. ترجیح بنده این است که به 4 تا 5 درصد
رشد اقتصادي قانع شویم اما اشتغال ما نیز به همان نسبت رشد پیدا کنند تا اینکه سطح معیشت به صورت ناگهانی بهبود پیدا کند اما کسی

 
کار جدیدي پیدا نکند. 

در حال حاضر مهم ترین چیز در ایران این است که دانشجویانی که فارغ التحصیل می شوند، بتوانند کاري پیدا کنند و بتوانند از زندگی خود
بهره ببرند. بهترین راه کاهش فقر نیز رشد اقتصادي است. دادن یارانه به مردم براي زمان خاص و گروهی خاصی خوب است اما در صورتی

 
که رشد اقتصادي همراه با اشتغال رخ دهد، به شکل فراگیرتري به از بین رفتن فقر کمک خواهد کرد. 

این اقتصاددان ادامه داد: ما با رشد اقتصادي 4 تا 5 درصد در سال می توانیم هر 25 سال سطح زندگی مردم را به دو برابر افزایش دهیم که
این روند قابل قبولی است. توصیه هایی که می توان در اینجا انجام داد این است که باید خوشبین بود. خوشبینی یکی از شروط آغاز کار در

 
کشورهایی مانند ایران است و خوشبختانه مبناي زیادي در تاریخ ایران دارد. 

اگر به تاریخ پیش از تحریم ها نگاه کنیم می بینیم که اقتصاد ایران در حال رشد بود و کالاهاي مختلفی در آن تولید می شد و همان تولید،
امروز به داد اقتصاد رسیده است. بسیاري از بخش هاي تولیدي در ایران وجود دارد اما وابستگی آنها به خارج بالاست. در حال حاضر کافیست



 
تا این وابستگی را کمی کاهش دهیم، از نیروي کار بیشتري استفاده کنیم و دل خود را به کالاهاي سرمایه بر خوش نکنیم. 

ما باید کارخانه هایی داشته باشیم که اشتغال ایجاد کنند نه اینکه بگوییم کارخانه اي ایجاد کردیم که تمام دستگاه هاي آن خودکار است و

 
تمامی آنها را از خارج وارد کردیم. این موارد تغییراتی است که قابل انجام است و بنده را به آینده خوشبین می کند. 

 
دولت به سرعت سیاست هاي ارزي خود را اصلاح کند 

وي در خصوص سیاست هاي غلطی که تا به امروز پیگیري شده است، گفت: به کرات شاهد بودیم که وقتی دولت منابع ارزي بیشتري در
اختیار داشت اجازه داد تا قیمت ارز کاهش یابد و کالاهاي خارجی وارد شود. این سیاست را دولت هاي متعددي پیگیري کردند و موضوع

 
طبیعی در اقتصاد سیاسی ایران در نظر گرفته می شود. 

صالحی افزود: مشخص است که طبقه متوسط ایران به کالاهاي لوکس و خارجی علاقه مند است، در نتیجه به دولت فشار وارد می کند تا اگر
پولی در اختیار دارد اجازه واردات بدهد. این مورد از جمله اشتباهاتی است که قابل جبران بوده و باید سریعاً این سیاست گذاري را تغییر داد.
نباید اجازه داد تا نرخ دلار ارزان شود چرا که مردم به آن علاقه مند هستند. می توان این توضیح را به مردم داد تا بدانند آن چیزي که تصور

 
می کنند و در نهایت به نفع آنها نخواهد بود. 

انتهاي پیام/



شاخص تکان دهنده فاصله طبقاتی در دهه 50/ قطعا شرایط اقتصادي نسبت به پیش

از انقلاب بهتر است

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  202  |  تاریخ: 1400/11/22

فصل اقتصاد - استاد تمام اقتصاد دانشگاه ویرجینیاتک آمریکا با بیان اینکه در دهه پنجاه ایران به بدترین وضعیت نابرابري رسید و
ضریب جینی تا 0.56 نیز بالا رفت، گفت: بزرگترین مانع در رشد اقتصادي ایران کمبود درآمد نفت نیست بلکه عدم دسترسی به

بازارهاي بین المللی است.

فصل اقتصاد - استاد تمام اقتصاد دانشگاه ویرجینیاتک آمریکا
با بیان اینکه در دهه پنجاه ایران به بدترین وضعیت نابرابري
رسید و ضریب جینی تا 0.56 نیز بالا رفت، گفت: بزرگترین
مانع در رشد اقتصادي ایران کمبود درآمد نفت نیست بلکه

 
عدم دسترسی به بازارهاي بین المللی است. 

به گزارش فصل اقتصاد ، دو برابر شدن قیمت نفت و فروش
روزانه حدود شش میلیون بشکه نفت سبب رشد بالاي

اقتصادي کشور در اواخر دوره پهلوي شد. در واقع ایران در دهه پنجاه چهار برابر فروش نفت در دهه 80 و 90 نفت می فروخت؛ در حالی که

 
جمعیت آن روز نصف جمعیت امروز کشور بود. 

باید توجه داشت که نتیجه این رشد اقتصادي سبب شد که ضریب جینی تا حدود 0.50 افزایش پیدا کند و در واقع شکاف طبقاتی شدیدي
را در ایران به وجود آورد. در طول سال هایی که رشد اقتصادي حکومت پهلوي به بالاي 10 درصد می رسید، سهم صادرات غیرنفتی کمتر از

 
پنج درصد بوده است. پس از انقلاب در مقاطعی حجم صادرات غیرنفتی به 86 برابر سال 1357 رسید. 

با وجود پیشرفت ها در شاخص هاي کلان اقتصادي به نظر می رسد، این پیشرفت ها در زندگی روزمره مردم آنچنان که باید دیده نمی شود.
گسیختگی شاخص هاي کلان اقتصادي با سطوح خرد که با زندگی روزمره و به مردم ارتباط دارد، در نهایت باعث ایجاد نوعی از فقر و یا

 
حس تبعیض در برخورداري ها بین اقشار مختلف مردم شده است. 

باید ارتباط بین شاخص هاي کلان و خرد به درستی بررسی شود و باید مشخص کنیم که چرا پیشرفت هاي نسبتاً خوب در شاخص هاي

 
کلان سبب نشده تا مردم آن را در زندگی روزمره شان احساس کنند. 

 
آمارهاي درستی مبناي قضاوت اقتصاد پس از انقلاب قرار نگرفت/قطعا شرایط اقتصادي نسبت به پیش از انقلاب بهتر است 

جواد صالحی اصفهانی استاد تمام اقتصاد دانشگاه ویرجینیاتک آمریکا در خصوص وضعیت اقتصادي ایران پس از انقلاب اسلامی در مقایسه با
دوره پیش از آن گفت: براي مقایسه تفاوت ها باید به آمارها رجوع کرد چراکه وقتی انقلاب عظیمی مانند انقلاب اسلامی در ایران رخ می

 
دهد و موقعیت هاي اجتماعی و اقتصادي مردم جابجا می شود، دیدگاه هاي مختلفی در خصوص بهتر یا بدتر شدن وضعیت مطرح می شود. 
وي افزود: خوشبختانه انقلاب ایران تنها انقلاب بزرگی است که قبل و بعد از آن آمار هاي نسبتا خوبی داریم در نتیجه می توانیم تصویر نسبتاً
دقیقی از وضعیت معیشت و درآمد سرانه داشته باشیم. متاسفانه در دیدگاه هاي سیاسی از این آمارها به درستی استفاده نمی شود و این

 
موضوع مردم را دچار سردرگمی می کند ضمن اینکه ممکن است سبب خطاي تصمیم گیري در سطوح بالا شود. 

به طور مثال گفته می شود که درآمد سرانه امروز ایران 60 درصد پیش از انقلاب است. این موضوع واقعیت ندارد. اگر کسی باشد که در آن
دوران زندگی کرده باشد به راحتی می تواند بگوید آن زمان کالاهایی مانند یخچال در خانه هاي روستایی بسیار کمیاب بود. این موضوع خود

 
آماري است که می تواند به شما بگوید که وضع نمی تواند بدتر شده باشد. 



این استاد اقتصاد گفت: وقتی شرایط گذشته که گاز خانگی وجود نداشته را با امروز که 86 درصد جمعیت کشور از این نعمت برخوردار
هستند مقایسه می کنیم، نمی توانیم بگوییم که شرایط بدتر شده است. غیر از کالاهاي با دوامی مانند یخچال که در خانه ها وجود دارد، آمار

 
بهتري در مورد مصرف یا تولید سرانه وجود دارد. 

 
مرکز آمار نرخ برابري دلار را تعیین کند/چگونه با محاسبات بانک جهانی GDP ایران یک سوم شد؟ 

صالحی در توضیح سرانه تولید گفت: براي محاسبه سرانه تولید، باید میزان تولید تعداد زیادي از کالاها را با یکدیگر جمع بزنیم. براي این کار
ارزش هر کالا را در تعداد آن ضرب کرده و جمع می کنیم. این قیمت ها در داخل کشور هستند. قیمت یک کالا در دو کشور با یکدیگر

 
یکسان نیست. 

به طور مثال قیمت گاز طبیعی که در ایران مصرف می کنیم، در آمریکا 30 برابر است. در صورتی که بیاید و مصرف گاز را در ریال ضرب
کنید، یک عدد به دست می آورید و اگر آن را ضربدر قیمتی که مردم آمریکا براي آن می پردازند کنیم به یک عدد کاملاً متفاوتی می رسیم.
وي با بیان اینکه این موضوع در مورد تمامی کالا ها وجود دارد، گفت: در نتیجه اگر مصرف انرژي را به قیمت هاي داخلی ایران محاسبه
کنید، تولید سرانه ایران بین 70 تا 100 میلیارد دلار کمتر از محاسبه آن با قیمت هاي جهانی می شود. براي آنکه مقایسه ها در این زمینه

 
منطقی تر شود، مطالعاتی در دانشگاه ها و بانک جهانی اتفاق افتاده است. 

برهمین اساس گفته می شود قیمت هاي محاسباتی تولید در کشورها بر مبناي آمریکا در نظر گرفته شود که به آن پروژه ICP می گویند.
در اثر این مقایسه نرخ برابري ریال و دلار نیز استخراج می شود اما این نرخ با چیزي که در بازار ارز ایران یا دیگر کشورها مشاهده می کنیم،

 
متفاوت است. 

این اقتصاددان ادامه داد: اگر امروز این نرخ برابري را محاسبه کنید، به رقمی حدود چهار هزار تومان می رسید و شما می بینید که در بازار
آزاد این قیمت 26 هزار تومان است. در نتیجه اگر تولید ریالی ایران را تقسیم بره 26 هزار تومان کنید به عدد کوچکی می رسید اما اگر آن را

 
به چهار تقسیم کنید، تفاوت بسیار زیادي خواهد داشت. 

وي تاکید کرد: توصیه بنده این است که مرکز آمار نرخ برابري قدرت براي ریال و دلار را محاسبه کنند تا این موضوع توسط خارجی ها انجام
نشود. در چند سال گذشته بانک جهانی به صورت ناگهانی این نرخ را تغییر داد و این موضوع سبب شد که GDP ایران تا یک سوم کاهش
پیدا کند. وقتی در خصوص علت این مسئله سوال می کنید، می گویند ما با ایران تماس گرفتیم اما به این دلیل که جواب مشخصی دریافت

 
نکردیم خودمان محاسباتی را انجام دادیم و به این نتیجه رسیدیم. 

در نتیجه پیچیدگی هاي زیادي در مقایسه آماري وجود دارد. اگر مقایسه هاي مختلف را بر مبناي نرخ برابري قدرت خرید نگاه کنیم،

 
مشاهده می کنیم که در هیچ یک از آن ها وضعیت امروز ایران بدتر از پیش از انقلاب نیست. 

رشد 60 درصدي سرانه تولید نسبت به پیش از انقلاب/ حفظ سطح زندگی مردم با درآمد نفتی 250 دلار به ازاي هر نفر با پنج هزار دلار

 
بسیار متفاوت است 

صالحی با بیان اینکه محاسبات اشتباه می گوید که مصرف گاز در ایران یک سوم مصرف گاز در آمریکا است، گفت: ممکن است مصرف آن
یکسان باشد اما به این دلیل که قیمت در آمریکا 30 برابر است، به نظر می رسد که مصرف ایران پایین است. در صورتی که این محاسبات را

 
براي پیش و پس از انقلاب به درستی انجام دهیم می بینیم که تولید سرانه ایران نسبت به پیش از انقلاب 60 درصد رشد داشته است. 

وي افزود: عده اي ممکن است بگویند که کشورهاي دیگر نیز رشد کردند و این مورد درستی است. در نتیجه می توانیم مقایسه اي با مبناي
برابري قدرت خرید بین ایران و ترکیه انجام دهیم. بر اساس محاسبه اي که بنده انجام دادم بین سال 1369 تا بیست سال پس از آن(سال
1390) ترکیه و ایران تقریبا پا به پاي هم از نظر اقتصادي حرکت کردند و این نشان می دهد اقتصاد ایران پس از انقلاب قدرت تولید ثروت و

 
بهبود معیشت مردم را داشته است. البته منبع رشد در ایران با ترکیه متفاوت است. 

به طور مثال مقدار زیادي از رشدي اقتصادي ایران که از آن صحبت می کنیم به دلیل بالا رفتن قیمت نفت ایجاد شد اما در ترکیه این
موضوع به دلیل افزایش بهره وري نیروي کار رخ داد. اشتباهی که مردم می کنند این است که متوجه نیستند در دوره طلایی مصرف یعنی
1353 تا 1356 ایران به قیمت ثابت سرانه 5000 دلار صادرات نفت داشت اما به قیمت هاي امروز درآمدهاي ما از صادرات نفت به 250 دلار

 
براي هر نفر رسیده است. 

این استاد اقتصاد گفت: حفظ سطح زندگی مردم با 250 دلار با پنج هزار دلار بسیار متفاوت است. این که امروز گفته می شود وضعیت
معیشت مردم به خصوص براي دهک هاي پایین جامعه نسبت به قبل از انقلاب بهتر شده، نشان می دهد که اثر نفت در تامین معیشت

 
کاهش یافته و بیشتر این رشد اقتصادي به کمک تولید داخل به وجود آمده است. 



امروز حدود 20 درصد از انرژي تولیدي کشور را صادر و حدود 80 درصد آن را در داخل کشور مصرف می کنیم. این در حالی است که در
گذشته این نسبت ها کاملاً برعکس بود. مصرف داخلی انرژي در شرایط فعلی به درستی محاسبه نمی شود چرا که قیمتی که براي آن در

 
نظر می گیرند، بسیار پایین است. 

 
بازسازي غیرواقعی چهره اقتصاد پیش از انقلاب اسلامی/اقتصاد ایران ظرفیت رشد اقتصادي را دارد 

صالحی در پاسخ به سوالی در خصوص حس منفی مردم نسبت به وضعیت معیشتی گفت: این موضوع دلایل مختلفی دارد. برخی از
نظرسنجی ها نشان می دهد که ایرانی ها نسبت به اوضاع خود بدبین تر هستند و شما می توانید این موضوع را در رفت و آمد معمولی آنها

 
نیز ببینید. 

مشکل دیگر این است که معمولاً به پیش از انقلاب باز نمی گردیم. در حال حاضر بازسازي از وضعیت آن دوران انجام شده و بر این اساس
تصور می شود که وضع همه در آن دوران خوب بود. برخی می گویند که در دوران پیش از انقلاب وضعیت خوبی داشتیم و زندگی مان بسیار
بهتر بود، این موضوع نشان می دهد که افراد نگاه آماري ندارند و شاید یک درصد بالاي جامعه آن زمان را با میانگین امروز کل جامعه ایران

 
مقایسه می کنند. 

وي ادامه داد: مردم عادي به وضعیت ده سال پیش خود باز می گردند. رشد اقتصادي که در این دوران بیست ساله از آن صحبت شد پس از
شروع تحریم ها در سال 1391 ثابت شد. دلیل این مسئله پایین آمدن قیمت نفت نبود، اگرچه که کشورهاي دیگر نظیر عربستان سعودي دو

 
سال بعد به دلیل پایین آمدن قیمت نفت به همین مشکل دچار شدند و تولید ناخالص داخلی آن ها در آن زمان سقوط کرد. 

در واقع پس از تحریم هاي نفتی رشد اقتصادي ایران به حدود یک درصد افت پیدا کرد. اگر در نظر بگیریم که جمعیت در این دوره یک و
نیم درصد رشد داشته، می توانیم نتیجه بگیریم که سطح زندگی کاهش پیدا کرده است. مرکز آمار ایران در این زمینه آمارهاي بسیار خوبی

 
را جمع آوري و میزان خرید مردم در کالاهاي مختلف را مشخص می کند. 

این استاد اقتصاد دانشگاه ویرجینیاتک تاکید کرد: اگر به این آمارها نگاه کنیم مصرف واقعی خانوارها در یک سال را می بینیم و اگر به روند
آن توجه کنیم، مشاهده خواهیم کرد که مصرف خانوارها در ده سال ابتدایی پس از جنگ رو به رشد بود اما در ده سال اخیر این روند
معکوس شده است. به طوري که امروزه مصرف سرانه برابر 20 سال قبل است و این همان چیزي است که مردم می بینند و بابت آن نگران

 
هستند. البته این موضوع را نباید به حساب اقتصاد ایران پس از انقلاب گذاشت. 

برخی می گویند اقتصاد ایران قابلیت رشد ندارد اما اگر پیش از سال 1390 را مشاهده کنیم، می بینیم که قابلیت وجود داشت و می تواند

 
این روش را دوباره داشته باشد. البته نباید فکر کنیم که حتما باید به همان شیوه رشد کنیم و از نفت کمک بگیریم. 

 
شاخص تکان دهنده فاصله طبقاتی در دهه پنجاه/60 درصد مردم ایران زیر خط فقر بودند 

وي در خصوص مفهوم فقر و احساس مردم ایران در مورد آن گفت: یک شوك بزرگ منفی در سال 1391 به ایران وارد شد که در واقع افت
شدید صادرات نفت بود. طبیعتاً اولین پیامد این اتفاق جهش قیمت دلار در مهر ماه 1391 بود. چنین شوکی نمی تواند فقط به یک دهک

 
جامعه محدود باشد چرا که شوك بزرگی محسوب می شود. در اینجا طبیعی است که فقر نیز افزایش پیدا می کند. 

در صورتی که یک نرخ ثابت را براي خط فرق در نظر بگیریم(درآمد روزانه حدود پنج دلار که بانک جهانی در نظر می گیرد) پیش از انقلاب
حدود 60 درصد مردم ایران زیر خط فقر بودند و در سال 1390 این رقم به زیر 10 درصد کاهش پیدا می کند اما از آن زمان تا الن این رقم

 
تا حدود دو برابر افزایش پیدا کرده است. 

صالحی با بیان اینکه وضعیت نابرابري با فقر تفاوت دارد، گفت: نابرابري برعکس فقر عمل می کند به این معنا که وقتی قیمت نفت افزایش
پیدا می کند نابرابري در ایران افزایش پیدا می کند. افزایش قیمت نفت سبب می شود که سرمایه کلانی به دست دولت برسد، وقتی این پول

 
توسط دولت تقسیم می شود، افراد متناسب با جایگاه و موقعیت خود سهم متفاوتی دریافت می کنند. 

در نهایت پول نفت بین تمام جامعه توزیع می شود اما شاهد بودیم که در دهه پنجاه ایران به بدترین وضعیت نابرابري رسید. در این دوران

 
شاهد بودیم که ضریب جینی حتی به 0.56 نیز رسید. در حال حاضر این ضریب در حدود 0.40 قرار دارد که بسیار پایین تر است. 

وي افزود: طی سه سال اخیر بی عدالتی چندان تفاوتی نکرده است و این درحالی است که بسیار در مورد آن صحبت می شود. بر اساس
آمارهاي مرکز آمار ایران، مصرف دهک هاي بالا نیز کاهش پیدا کرده و این موضوع چندان عجیبی نیست چرا که حتی در دهک هاي بالا نیز

 
قیمت ها افزایش یافته اما درآمدها به همان نسبت رشد نداشته است. 

در نتیجه نابرابري را باید از فقر جدا کرد. وقتی شما رشد اقتصادي منفی دارید، وضعیت نابرابري به صورت خودکار بهبود پیدا می کند. در
مورد فقر دولت ها بسیار بهتر می توانند، عمل کنند. در حقیقت قدرت دولت ها در کاهش فقر بسیار بیشتر از توان آنها در کاهش نابرابري



است. در بحث نابرابري سیستم بسیار پیچیده اي تولید می شود که عوامل مختلفی در آن دخیل هستند اما فقر موضوع بسیار ساده تري

 
است. 

این اقتصاددان با اشاره به اینکه دولت می تواند به افرادي که به دلایل مختلفی نمی توانند، کار کنند یا درآمدهاي آنها پایین است درآمد
برساند، اظهار کرد: در تمام دنیا این سیاست وجود دارد. دولت ها با روش هاي مختلف این اقدام را انجام می دهد که این موضوع در ایران نیز
انجام می شود. یکی از دلایلی که فقر بدتر از وضع موجود نشد همین است که دولت مکانیزمی دارد که می تواند بر اساس آن درآمد را به

 
سرعت به حساب خانوارها واریز کند. 

بنده امیدوار هستم که لازم نباشد دولت یارانه بدهد اما در شرایطی که یارانه هاي عظیم انرژي آن هم به صورت نا مساوي پرداخت می شود،
ترجیح من این است یارانه ها به صورت نقدي پرداخت شود. در خصوص ارز 4200 تومانی نیز همین موضوع مطرح است. شما اگر حس می
کنید امکان کنترل این ارز را ندارید و مصرف کننده نهایی نمی تواند از آن استفاده کند، بهتر است معادل ریالی آنها به حساب مردم واریز

 
کنید. درست است که قیمت ها افزایش پیدا خواهد کرد اما پس از آن مردم درآمدي دارند که بتوانند بر مبناي آن همان کالاها را بخرند. 

 
همه کشورهاي در حال توسعه و حتی پیشرفته با مشکلات داخلی و فساد درگیر هستند 

وي در خصوص امکان رشد و توسعه اقتصادي در شرایط تحریم گفت: نمی توان به دقت نقش تحریم ها را در رکود اقتصادي بیان کرد. آن
چیزي که مشاهده می کنیم این است که اقتصاد ایران در حال رشد بود اما پس از اعمال تحریم ها این رشد به یک بار متوقف شد. اگر بحث
سیاست هاي نادرست و فساد مطرح باشد باید این سوال را پرسید که چطور این مسئله ظرف یک سال مشخص ناگهان تغییر پیدا کرد، چرا

 
پیش از آن چنین اتفاقاتی رخ نمی داد. 

چرا در محدوده زمانی که دولت ایران برق و سایر امکانات را با سرعت بسیار زیاد به روستاها می رساند، این فساد مانع نمی شد؟ به نظر می
رسد که افرادي مسائل داخلی را بسیار بزرگ جلوه می دهند و دچار اشتباه می شوند. عده اي می گویند که 20 درصد مشکلات ایران مربوط

 
به تحریم است اما این موضوع صحیح نیست و اگر به آمار نگاه کنید و درآمد سرانه را بررسی کنید، می توانید تاثیر تحریم ها را ببینید. 

صالحی گفت: اگر قیمت نفت کاهش پیدا کند و رشد در عربستان سعودي به یکباره منفی شود کسی نمی گوید که این موضوع مربوط به
سیاست داخلی یا فساد بوده است. این در حالی است که فساد در عربستان سعودي بیداد می کند و از ایران بسیار بیشتر است. همچنین
سیاست هاي بد نیز در این کشور بسیار است. در ایران قیمت نفت کاهش پیدا نمی کند اما درآمدهاي آن کاسته شده است. بنده شکی ندارم

 
مشکلات داخلی در ایران وجود دارد. 

کشور در حال توسعه اي وجود ندارد که مشکل داخلی نداشته باشد. حتی کشورهاي توسعه یافته نیز مشکلات داخلی و فساد دارند. نمی

 
توان به این موارد اعدادي را نسبت داد تا بتوانیم بگوییم سهم هر یک چقدر است. 

وي با بیان اینکه بنده تحریم ها را ظالمانه می بینم. شکی در این نیست که آمریکا از یک کالاي عمومی که بخشی از آن را به عنوان دلار در
اختیار دارد، استفاده می کند تا سیاست خارجی خود را پیش ببرد، گفت: این مشکل با یک قرارداد از بین نمی رود و نمی توان گفت که
آمریکا از این به بعد هیچ کشوري را با استفاده از قدرت دلار در بازار جهانی تنبیه نمی کند. اتفاقی که رخ خواهد داد این است که ایران باید

 
تا حدي از دسترسی خود به اقتصاد بازار جهانی استفاده کند و از آن دفاع کند. 

 
عدم دسترسی به بازارهاي جهانی؛ مشکل اصلی اقتصاد ایران 

این استاد اقتصاد در خصوص شاخص هاي اقتصادي که می توانند در مذاکرات مورد تاکید ایران قرار گیرد، گفت: بنده به عنوان یک
اقتصاددان می توانم بگویم که بزرگترین مانع در رشد اقتصادي ایران کمبود درآمد نفت نیست البته که این موضوع تاثیرگذار است اما مهمتر

 
از آن عدم دسترسی به بازارهاي بین المللی و تجارت است. 

وي تاکید کرد: ما کالاهاي بسیار زیادي را تولید می کنیم که نسبت به کالاهاي همسایگان، کشورهاي آسیایی و آفریقایی برتري نسبی دارند.
حتی تولید کنندگان خرد نیز باید بتوانند از بازارهاي جهانی استفاده کنند. در حال حاضر دستمزد واقعی ایرانی ها نسبت به دلار بسیار

 
کاهش داشته و این موضوع سبب می شود که نیروي کار ایرانی بتواند کالاهاي تولیدي در کشورهاي دیگر را شکست دهد. 

در داخل ایران این اتفاق رخ داده و با وجود این که کالاهاي ایرانی کیفیت پایین تري دارند، به سبب قیمت کمتر مردم از آنها استفاده می
کنند. باید توجه داشت که بازار داخلی کشش دائمی ندارد. کشورهایی که ارزش پول آنها کاهش پیدا می کند، در صورتی که بتواند از بازار

 
خارجی استفاده کنند، شاهد یک رشد اقتصادي خواهند بود. 

 
نقش محوري بانک ها در جابجایی تولید و شکل گیري اقتصاد مقاومتی/بانک ها باید اعتبارات تولید را فراهم کنند 

صالحی در خصوص لزوم اصلاح ساختار بانکی در ایران گفت: وقتی شما می خواهید عوامل تولید را از بخشی که سودده نیست به بخش



دیگري منتقل کنید، بنگاه هاي اقتصادي نیاز به اعتبار دارند و به سراغ بانک می روند. در صورتی که بانک نتواند این منابع را تامین کند،

 
جابجایی تولید که بسیار براي اقتصاد مقاومتی و رشد اقتصادي در آینده مهم است، رخ نخواهد داد. 

وي افزود: دولت نمی تواند به بانک مرکزي دستور دهد که به همه اعتبار دهد. وظیفه بانک ها این است که در شهرهاي کوچک و متوسط،
اعتبار مورد نیاز شرکتی که می خواهد براي صادرات یا مصرف داخلی تولید خود را افزایش دهد، تامین کند. بانک هاي ما براي این کار

 
ساخته نشده اند. 

نظام بانکی همیشه از دولت وام می گرفته و تقسیم می کرده است اما امروز بانک ها باید بتوانند از مردم سپرده دریافت کنند و وام بدهند.
وقتی بانک ها خودشان به دلایل مختلف از جمله ناترازي بانکی دچار مشکل هستند، نمی توانند این اقدام را به درستی انجام دهند. بنابراین

 
نظام بانکی ایران به جاي آنکه خودش به دنبال ایجاد ثروت برود، باید وارد نظام تولید شود و به تولید کمک کند. 

استاد اقتصاد دانشگاه ویرجینیاتک آمریکا با اشاره به اینکه نقش اصلی بانک این است که ببیند چه افرادي پروژه هاي خوبی دارند اما سرمایه
لازم براي اجراي آن را ندارند، گفت: بانک موظف است پول را به همین افراد بدهد تا تولید را انجام دهند. فراموش نکنیم که این مسئله تنها
مربوط به سیستم داخلی نیست، اینکه کالایی به خارج از کشور صادر شود و پول آن به کشور بازگردد نیازمند ارتباط بانکی بین داخل و

 
خارج کشور است. 

طی 30 سال اخیر شرایط تغییر کرده است. وقتی یک بانک خارجی می خواهد پولی را از بانک ایرانی دریافت کند، اولین سوال آن این است
که این پول از کجا آمده و بانک ایرانی باید به سرعت نسبت به آن پاسخ دهد. در نهایت ما باید با قوانین بین المللی که مربوط به پولشویی
است کنار بیاییم. البته همه می دانند که وقتی تحریم وجود دارد باید به نحوي از آن ها عبور کنید و نمی توانید شفافیت کامل را در اختیار
دنیا قرار دهید اما به محض آن که تحریم ها کاهش پیدا کند یا برطرف شود، می توانیم بانک هاي خود را از نظر داخلی و ارتباط با دنیا

 
اصلاح کنیم تا بتوانند نقل و انتقالات را براي ما انجام دهند. 

 
رشد اقتصادي 4 درصدي که منجر به افزایش اشتغال شود نسبت به رشد ناگهانی اما نفتی اولویت دارد 

وي در پاسخ به سوالی در خصوص امکان ایجاد رشد اقتصادي با فرض ادامه تحریم ها گفت: هر کشوري که بخواهد سیاست خارجی مستقل
داشته باشد و با آمریکا همسو نباشد، باید خود را آماده کند که مقداري از ارتباطات تجاري خود را از دست بدهد. در مورد ایران از دست
دادن یا کاهش صادرات نفت آن قدرها مهم نیست که مردم فکر می کنند چرا که بسیاري از کشورها بدون صادرات نفت رشد هاي خوبی را

 
تجربه کردند. 

صالحی با اشاره به اینکه بخش دیگر تحریم ها که اجازه نمی دهد ما پول را جابجا کنیم بسیار مهم است، اظهار کرد: فکر می کنم ما باید به
نحوي این تحریم ها را دور بزنیم یا قراري بگذاریم تا این تحریم ها تاثیر چندانی براي ایران نداشته باشد. بنده خوشبین هستم که اقتصاد
ایران بتواند با نیروي کار و بالا بردن بهره وري رشد اقتصادي ایجاد کند. این رشد اقتصادي دیگر شبیه رشد دهه 80 یا 50 که به دلیل پول

 
نفت به وجود آمد، نخواهد بود. در واقع این رشد به شکل کندتري خود را نشان خواهد داد. 

اگر نخواهیم که درآمدهاي نفتی را به سطح سال 1390 بازگردانیم، باید بپذیریم که رشد اقتصادي در حد 3 تا 4 درصد باقی بماند اما این
رشد اقتصادي به مراتب بهتر از رشد اقتصادي 8 درصدي است که در آن اشتغالی نباشد. مانند همان رشدهاي اقتصادي دهه 80 که در عمل

 
اشتغال زیاد ایجاد نکرد. 

وي افزود: امروز امکان ایجاد اشتغال بیشتر وجود دارد چرا که تولید داخلی نیازمند اشتغال است. ترجیح بنده این است که به 4 تا 5 درصد
رشد اقتصادي قانع شویم اما اشتغال ما نیز به همان نسبت رشد پیدا کنند تا اینکه سطح معیشت به صورت ناگهانی بهبود پیدا کند اما کسی

 
کار جدیدي پیدا نکند. 

در حال حاضر مهم ترین چیز در ایران این است که دانشجویانی که فارغ التحصیل می شوند، بتوانند کاري پیدا کنند و بتوانند از زندگی خود
بهره ببرند. بهترین راه کاهش فقر نیز رشد اقتصادي است. دادن یارانه به مردم براي زمان خاص و گروهی خاصی خوب است اما در صورتی

 
که رشد اقتصادي همراه با اشتغال رخ دهد، به شکل فراگیرتري به از بین رفتن فقر کمک خواهد کرد. 

این اقتصاددان ادامه داد: ما با رشد اقتصادي 4 تا 5 درصد در سال می توانیم هر 25 سال سطح زندگی مردم را به دو برابر افزایش دهیم که
این روند قابل قبولی است. توصیه هایی که می توان در اینجا انجام داد این است که باید خوشبین بود. خوشبینی یکی از شروط آغاز کار در

 
کشورهایی مانند ایران است و خوشبختانه مبناي زیادي در تاریخ ایران دارد. 

اگر به تاریخ پیش از تحریم ها نگاه کنیم می بینیم که اقتصاد ایران در حال رشد بود و کالاهاي مختلفی در آن تولید می شد و همان تولید،
امروز به داد اقتصاد رسیده است. بسیاري از بخش هاي تولیدي در ایران وجود دارد اما وابستگی آنها به خارج بالاست. در حال حاضر کافیست



 
تا این وابستگی را کمی کاهش دهیم، از نیروي کار بیشتري استفاده کنیم و دل خود را به کالاهاي سرمایه بر خوش نکنیم. 

ما باید کارخانه هایی داشته باشیم که اشتغال ایجاد کنند نه اینکه بگوییم کارخانه اي ایجاد کردیم که تمام دستگاه هاي آن خودکار است و

 
تمامی آنها را از خارج وارد کردیم. این موارد تغییراتی است که قابل انجام است و بنده را به آینده خوشبین می کند. 

 
دولت به سرعت سیاست هاي ارزي خود را اصلاح کند 

وي در خصوص سیاست هاي غلطی که تا به امروز پیگیري شده است، گفت: به کرات شاهد بودیم که وقتی دولت منابع ارزي بیشتري در
اختیار داشت اجازه داد تا قیمت ارز کاهش یابد و کالاهاي خارجی وارد شود. این سیاست را دولت هاي متعددي پیگیري کردند و موضوع

 
طبیعی در اقتصاد سیاسی ایران در نظر گرفته می شود. 

صالحی افزود: مشخص است که طبقه متوسط ایران به کالاهاي لوکس و خارجی علاقه مند است، در نتیجه به دولت فشار وارد می کند تا اگر
پولی در اختیار دارد اجازه واردات بدهد. این مورد از جمله اشتباهاتی است که قابل جبران بوده و باید سریعاً این سیاست گذاري را تغییر داد.
نباید اجازه داد تا نرخ دلار ارزان شود چرا که مردم به آن علاقه مند هستند. می توان این توضیح را به مردم داد تا بدانند آن چیزي که تصور

 
می کنند و در نهایت به نفع آنها نخواهد بود. 

انتهاي پیام/



تاکید بر تبعیت از منویات رهبري در قطعنامه پایانی مراسم 22 بهمن 1400

منبع: پایداري ملیشماره خبر:  203  |  تاریخ: 1400/11/22

قطعنامه پایانی مراسم 22 بهمن یا محکوم کردن مواضع مقامات ارشد غربی درباره مبانی دفاعی ایران و تقدیر از تلاش هاي تیم
مذاکره کننده بر تبعیت از منویات رهبري و توجه به قوانین مجلس شوراي اسلامی با تکیه بر عزم خلل ناپذیر جوانان مومن انقلابی

کشور در فتح قله هاي پیشرفت و توسعه کشور تاکید کرد.

به گزارش پایداري ملی به نقل از ایسنا، متن این بیانیه به

 
شرح ذیل است : 

ُ مَعَکُمْ وَ لنَْ لْمِ وَ أنَتُْمُ الأَْعْلَوْنَ وَ االلهَّ فَلا تهَِنُوا وَ تدَْعُوا إلِیَ السَّ

 
یتَِرَکُمْ أعَْمالکَُمْ (سوره محمد آیه 35) 

پس هرگز سست نشوید و دشمنان را به صلح ذلتّ بار دعوت

 
نکنید در حالی که شما برترید، 

و خداوند با شماست و چیزي از ثواب اعمالتان را کم نمی کند!

حمد و سپاس ذات اقدس احدیّت جلّ و علا را که چنین روزي به نام مقدس «یوم االله» آراسته گردید و نظام جمهوري اسلامی ایران، با قیام
قیامت گونه ملت، نخستین حکومت در عصر غیبت بر مبناي قرآن را ایجاد و در سایه ي نعمت اسلام و ولایت و رهبري پیامبرگونه حضرت
امام خمینی(قدس سره الشریف) حماسه اي بی نظیر برپا، و در پرتو آن محرومان و مستضعفان را فلاح و رستگاري بخشید و 22 بهمن را به

 
فجر رهایی مبدل و الگوي نجات بخش سایر ملل قرار داد. 

اینک در طلیعه چهل و چهارمین بهار استقلال، آزادي و جمهوري اسلامی که گفتمان انقلاب اسلامی با گسترش محور مقاومت و مقابله با
نظام استکبار و ایادي آن، فصل نوینی را در پیش روي جهانیان قرار داده و هندسه قدرت را تغییر و فتح دروازه تمدن نوین اسلامی را با
رهبري آیت االله العظمی امام خامنه اي(مد ظله العالی) مژده می دهد، ما شرکت کنندگان در مراسم 22 بهمن به نمایندگی از تمام مردم حق
جو و حق گوي ایران اسلامی و پیروان راه و مرام شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی، ضمن تجدید میثاق با ارزش ها و آرمان هاي انقلاب
اسلامی و بیعت با ولی فقیه و مقتداي عظیم الشان انقلاب اسلامی و همچنین ارواح طیبه شهداي این مسیر نورانی به شکرانه سالگشتِ
پیروزي انقلاب از عید ولادت حضرت زهرا(سلام االله علیها) تا ولادت امیرالمومنین علی(علیه السلام) را جشن گرفته و یوم االله 22 بهمن را در
قامت یک جشن بزرگ ملی گرامی داشته و با بانگ رساي توحیدي «االله اکبر ـ خامنه اي رهبر» و فریاد کوبنده «مرگ بر آمریکا، مرگ بر

 
انگلیس و مرگ بر اسرائیل» اعلام می نماییم: 

1- ملت شهید پرور و خداجوي ایران اسلامی، تحت هدایت و رهبري هوشمندانه مقام معظم رهبري و بر حسب بینش انقلابی خود، نیک
دریافته است که دشمن کژ اندیش و اهرمن خوي می کوشد که با تهاجم ترکیبی و با بهره گیري از دیکتاتوري رسانه اي، اقدامات فخرآفرین
و حماسه هاي بزرگ پیشرفت در عرصه هاي گوناگون را کم رنگ و بی اهمیت نشان دهد؛ از این رو، از تمامی دستگاه هاي ذیربط بخصوص
رسانه ملی و همچنین اندیشمندان، اهل قلم و افسران جنگ نرم می خواهیم که در جـهاد گسترده تبیین، ترفـندهاي دشمنان را نقش بر آب
کرده و مردم ایران، نسل جـوان و نیز افکار عمومی مسلمانان و جهانیان را از دستاوردهاي بزرگ ملت ایران در پرتو انقلاب اسلامی آگاه

سازند. 



2- ادامه مسیر پر فروغ انقلاب اسلامی، درس آموزي و عمل به بیانیه گام دوم انقلاب است و با جهاد تبیین به عنوان فریضه قطعی و فوري
می توان به بلنداي تشخیص نیاز لحظه و قله هاي رفیع آن دست یافت و ارتقاي روز افزون حوزه هاي علمی و فناوري، اقتصادي و نظامی و
بویژه استیفاي کامل حقوق هسته اي ملت ایران و تقویت روز افزون بنیه صنایع بازدارنده دفاعی و موشکی را مطالبه همگان دانسته و ضمن
محکوم نمودن مواضع مقامات ارشد غربی درباره مبانی دفاعی ایران، با تقدیر از تلاش هاي تیم مذاکره کننده، خواهان تبعیت از منویات ولی
امر مسلمین و توجه به قوانین مجلس شوراي اسلامی با تکیه بر عزم خلل ناپذیر جوانان مومن انقلابی کشور در فتح قله هاي پیشرفت و

 
توسعه کشور هستیم. 

3- تحقق اقتصاد مقاومتی در سایه جهش و جهاد تولید را تنها راهکار حل مشکلات اقتصادي کشور دانسته و ضمن مطالبه جدي و تاکید بر
اهتمام مضاعف مسئولان، نهادهاي قانون گذار و دستگاه هاي اجرایی به منظور پشتیبانی ها و مانع زدایی ها، ارتقاي کیفیت محصولات
داخلی را از تولید کنندگان خواستاریم و این مهم را در سایه توجه به افسران و رزمندگان جنگ اقتصادي، یعنی کارآفرینان و کارگران، قابل
تحقق می دانیم. ما شرکت کنندگان در این حماسه ملی، خود را ملزم به استفاده از کالاهاي بومی با هدف حمایت از اشتغال و رفع بیکاري
جوانان دانسته و از هموطنان عزیزمان دعوت می نماییم با رعایت اصلاح الگوي مصرف و حمایت از کار و کالاي ایرانی، در جهت تحقق نظام

 
پیشرفته اسلامی قدم بردارند. 

4- بار دیگر بر حفظ وحدت ملی و دوري از هرگونه اقدام و عمل تفرقه افکنانه و فتنه گرایانه جریان هاي داخلی و خارجی تاکید و بر حمایت
همه جانبه خود از همبستگی جهان اسلام و جبهه مقاومت دفاع از فلسطین و قدس اشغالی به عنوان مساله اول مسلمین تصریح و همچنین

 
جنایات وحشیانه رژیم مرتجع آل سعود و هم پیمانان آن در یمن و سکوت مجامع بین المللی و مدعی حقوق بشر را محکوم می نمائیم. 

5- با تقدیر از تلاش هاي دولت مردمی و خدمت گذار، مجلس انقلابی و قوه قضائیه عدالت محور، بر پیگیري مطالبات و انتظارات بر حق
مردم، مبارزه با فساد، مسدود نمودن روزنه هاي تبعیض، رانت خواري و جلوگیري از حاکم نمودن جو یأس و ناامیدي در کشور و رفع

 
مشکلات معیشتی تاکید می نماییم. 

6- ما ملت انقلابی و استکبارستیز ضمن حمایت از رویکرد جدید دولت بر ایجاد تعادل و توازن در تعامل با کشور ها و وقوف کامل به نقشه
هاي شوم شیطان بزرگ آمریکاي جنایتکار و آگاهی از جنگِ شناختی و رسانه اي دشمن، هرگونه مداخله و شبه افکنی و تخریب چهره نظام
مقدس جمهوري اسلامی را خیال خام دانسته و از پیشرفت ها و دستاوردهاي بزرگ در حوزه علم و فن آوري، نظامی، امنیتی و سیاسی

 
حمایت قاطع نموده و آمادگی خود را براي جان فشانی و دفاع در مقابل هرگونه تهدید احتمالی اعلام می نماییم. 

والسلام علیکم و رحمه االله و برکاته



قطعنامه پایانی مراسم 22 بهمن 1400

منبع: خلیج فارس نیوزشماره خبر:  204  |  تاریخ: 1400/11/22

قطعنامه پایانی مراسم 22 بهمن یا محکوم کردن مواضع مقامات ارشد غربی درباره مبانی دفاعی ایران و تقدیر از تلاش هاي تیم
مذاکره کننده بر تبعیت از منویات رهبري و توجه به قوانین مجلس شوراي اسلامی با تکیه بر عزم خلل ناپذیر جوانان مومن انقلابی

کشور در فتح قله هاي پیشرفت و توسعه کشور تاکید کرد.

خلیج فارس:قطعنامه پایانی مراسم 22 بهمن یا محکوم کردن
مواضع مقامات ارشد غربی درباره مبانی دفاعی ایران و تقدیر از
تلاش هاي تیم مذاکره کننده بر تبعیت از منویات رهبري و
توجه به قوانین مجلس شوراي اسلامی با تکیه بر عزم خلل
ناپذیر جوانان مومن انقلابی کشور در فتح قله هاي پیشرفت و

 
توسعه کشور تاکید کرد. 

به گزارش«خلیج فارس» به نقل از ایسنا، متن این بیانیه به

 
شرح ذیل است: 

 
ُ مَعَکُمْ وَ لنَْ یتَِرَکُمْ أعَْمالکَُمْ (سوره محمد آیه 35)  لْمِ وَ أنَتُْمُ الأَْعْلَوْنَ وَ االلهَّ فَلا تهَِنُوا وَ تدَْعُوا إلِیَ السَّ

 
پس هرگز سست نشوید و دشمنان را به صلح ذلتّ بار دعوت نکنید در حالی که شما برترید. 

 
و خداوند با شماست و چیزي از ثواب اعمالتان را کم نمی کند! 

حمد و سپاس ذات اقدس احدیّت جلّ و علا را که چنین روزي به نام مقدس «یوم االله» آراسته گردید و نظام جمهوري اسلامی ایران، با قیام
قیامت گونه ملت، نخستین حکومت در عصر غیبت بر مبناي قرآن را ایجاد و در سایه ي نعمت اسلام و ولایت و رهبري پیامبرگونه حضرت
امام خمینی (قدس سره الشریف) حماسه اي بی نظیر برپا، و در پرتو آن محرومان و مستضعفان را فلاح و رستگاري بخشید و 22 بهمن را به

 
فجر رهایی مبدل و الگوي نجات بخش سایر ملل قرار داد. 

اینک در طلیعه چهل و چهارمین بهار استقلال، آزادي و جمهوري اسلامی که گفتمان انقلاب اسلامی با گسترش محور مقاومت و مقابله با
نظام استکبار و ایادي آن، فصل نوینی را در پیش روي جهانیان قرار داده و هندسه قدرت را تغییر و فتح دروازه تمدن نوین اسلامی را با
رهبري آیت االله العظمی امام خامنه اي (مد ظله العالی) مژده می دهد، ما شرکت کنندگان در مراسم 22 بهمن به نمایندگی از تمام مردم
حق جو و حق گوي ایران اسلامی و پیروان راه و مرام شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی، ضمن تجدید میثاق با ارزش ها و آرمان هاي انقلاب
اسلامی و بیعت با، ولی فقیه و مقتداي عظیم الشان انقلاب اسلامی و همچنین ارواح طیبه شهداي این مسیر نورانی به شکرانه سالگشتِ
پیروزي انقلاب از عید ولادت حضرت زهرا (سلام االله علیها) تا ولادت امیرالمومنین علی (علیه السلام) را جشن گرفته و یوم االله 22 بهمن را
در قامت یک جشن بزرگ ملی گرامی داشته و با بانگ رساي توحیدي «االله اکبر ـ خامنه اي رهبر» و فریاد کوبنده «مرگ بر آمریکا، مرگ بر

 
انگلیس و مرگ بر اسرائیل» اعلام می نماییم: 

1- ملت شهید پرور و خداجوي ایران اسلامی، تحت هدایت و رهبري هوشمندانه مقام معظم رهبري و بر حسب بینش انقلابی خود، نیک



دریافته است که دشمن کژ اندیش و اهرمن خوي می کوشد که با تهاجم ترکیبی و با بهره گیري از دیکتاتوري رسانه اي، اقدامات فخرآفرین
و حماسه هاي بزرگ پیشرفت در عرصه هاي گوناگون را کم رنگ و بی اهمیت نشان دهد؛ از این رو، از تمامی دستگاه هاي ذیربط بخصوص
رسانه ملی و همچنین اندیشمندان، اهل قلم و افسران جنگ نرم می خواهیم که در جـهاد گسترده تبیین، ترفـند هاي دشمنان را نقش بر
آب کرده و مردم ایران، نسل جـوان و نیز افکار عمومی مسلمانان و جهانیان را از دستاورد هاي بزرگ ملت ایران در پرتو انقلاب اسلامی آگاه

 
سازند. 

2- ادامه مسیر پر فروغ انقلاب اسلامی، درس آموزي و عمل به بیانیه گام دوم انقلاب است و با جهاد تبیین به عنوان فریضه قطعی و فوري
می توان به بلنداي تشخیص نیاز لحظه و قله هاي رفیع آن دست یافت و ارتقاي روز افزون حوزه هاي علمی و فناوري، اقتصادي و نظامی و
بویژه استیفاي کامل حقوق هسته اي ملت ایران و تقویت روز افزون بنیه صنایع بازدارنده دفاعی و موشکی را مطالبه همگان دانسته و ضمن
محکوم نمودن مواضع مقامات ارشد غربی درباره مبانی دفاعی ایران، با تقدیر از تلاش هاي تیم مذاکره کننده، خواهان تبعیت از منویات، ولی
امر مسلمین و توجه به قوانین مجلس شوراي اسلامی با تکیه بر عزم خلل ناپذیر جوانان مومن انقلابی کشور در فتح قله هاي پیشرفت و

 
توسعه کشور هستیم. 

3- تحقق اقتصاد مقاومتی در سایه جهش و جهاد تولید را تنها راهکار حل مشکلات اقتصادي کشور دانسته و ضمن مطالبه جدي و تاکید بر
اهتمام مضاعف مسئولان، نهاد هاي قانون گذار و دستگاه هاي اجرایی به منظور پشتیبانی ها و مانع زدایی ها، ارتقاي کیفیت محصولات
داخلی را از تولید کنندگان خواستاریم و این مهم را در سایه توجه به افسران و رزمندگان جنگ اقتصادي، یعنی کارآفرینان و کارگران، قابل
تحقق می دانیم. ما شرکت کنندگان در این حماسه ملی، خود را ملزم به استفاده از کالا هاي بومی با هدف حمایت از اشتغال و رفع بیکاري
جوانان دانسته و از هموطنان عزیزمان دعوت می نماییم با رعایت اصلاح الگوي مصرف و حمایت از کار و کالاي ایرانی، در جهت تحقق نظام

 
پیشرفته اسلامی قدم بردارند. 

4- بار دیگر بر حفظ وحدت ملی و دوري از هرگونه اقدام و عمل تفرقه افکنانه و فتنه گرایانه جریان هاي داخلی و خارجی تاکید و بر حمایت
همه جانبه خود از همبستگی جهان اسلام و جبهه مقاومت دفاع از فلسطین و قدس اشغالی به عنوان مساله اول مسلمین تصریح و همچنین

 
جنایات وحشیانه رژیم مرتجع آل سعود و هم پیمانان آن در یمن و سکوت مجامع بین المللی و مدعی حقوق بشر را محکوم می نمائیم. 

5- با تقدیر از تلاش هاي دولت مردمی و خدمت گذار، مجلس انقلابی و قوه قضائیه عدالت محور، بر پیگیري مطالبات و انتظارات بر حق
مردم، مبارزه با فساد، مسدود نمودن روزنه هاي تبعیض، رانت خواري و جلوگیري از حاکم نمودن جو یأس و ناامیدي در کشور و رفع

 
مشکلات معیشتی تاکید می نماییم. 

6- ما ملت انقلابی و استکبارستیز ضمن حمایت از رویکرد جدید دولت بر ایجاد تعادل و توازن در تعامل با کشور ها و وقوف کامل به نقشه
هاي شوم شیطان بزرگ آمریکاي جنایتکار و آگاهی از جنگِ شناختی و رسانه اي دشمن، هرگونه مداخله و شبه افکنی و تخریب چهره نظام
مقدس جمهوري اسلامی را خیال خام دانسته و از پیشرفت ها و دستاورد هاي بزرگ در حوزه علم و فن آوري، نظامی، امنیتی و سیاسی

 
حمایت قاطع نموده و آمادگی خود را براي جان فشانی و دفاع در مقابل هرگونه تهدید احتمالی اعلام می نماییم. 

 
والسلام علیکم و رحمه االله و برکاته 

بیست و دوم بهمن 1400



در صدا و سیما کودك همسري و خشونت علیه زنان را تبلیغ می کنند

منبع: قلمناشماره خبر:  205  |  تاریخ: 1400/11/22

گروه سیاسی: یک هفته از برنامه «جهان آرا» گذشته است در یک هفته گذشته نه رئیس صدا و سیما عذر خواهی کرد و نه عوامل
برنامه حاضر به عذر خواهی شدند. چند روز پس از اتفاقات برنامه اي که مسئولان زن در دولت هاي گذشته  در آن به خاطر

پرداختن به کودك همسري و خشونت (...) نوشته در صدا و سیما کودك همسري و ...

در صدا و سیما کودك همسري و خشونت علیه زنان را تبلیغ
می کنند گروه سیاسی: یک هفته از برنامه «جهان آرا» گذشته
است در یک هفته گذشته نه رئیس صدا و سیما عذر خواهی
کرد و نه عوامل برنامه حاضر به عذر خواهی شدند. چند روز
پس از اتفاقات برنامه اي که مسئولان زن در دولت هاي
گذشته  در آن به خاطر پرداختن به کودك همسري و خشونت

 
 (...)

گروه سیاسی: یک هفته از برنامه «جهان آرا» گذشته است در
یک هفته گذشته نه رئیس صدا و سیما عذر خواهی کرد و نه

عوامل برنامه حاضر به عذر خواهی شدند. چند روز پس از اتفاقات برنامه اي که مسئولان زن در دولت هاي گذشته  در آن به خاطر پرداختن
به کودك همسري و خشونت علیه زنان مورد انتقاد قرار گرفته بودند، قتل دختر اهوازي رخ داد قتلی که حالا نگاه ها را به سوي فعالان  جلب
کرده است. زهرا شجاعی از جمله فعالان سیاسی اجتماعی حوزه زنان در جمهوري اسلامی است و جزو اولین زنانی است که در دولت ایران به

 
کابینه راه یافت. مدتی ریاست امور مشارکت زنان در دولت خاتمی و مدتی مشاور وزیر کشور بود.  

 
گفت و گوي  دیده بان ایران با زهرا شجاعی را بخوانید. 

 
 ....

 
&– چه مساله اي باعث شد که شما در برنامه جهان آرا شرکت کنید؟ 

در تاریخ دوم بهمن ماه 1400 به مناسب هفته زن و روز مادر شبکه افق در برنامه جهان آرا یک برنامه اي را اختصاص می دهد به چهار دهه
سیاست گذاري در امور زنان. در این برنامه با کارشناس جوان و جدید و تازه کار حضور پیدا می کنند و یکسري مسائلی را مطرح می کنند
که در آن برنامه اتهامات خیلی سخیف را بی پروایانه نسبت به خانم مولاوردي در درجه اول و شروع کننده و آغازکننده اش را بنده به خاطر
این که بالاخره ما دوره قبل بودیم و همچنین خانم دکتر ابتکار مطرح می کنند. در این برنامه اي که پخش شد، ما تصمیم گرفتیم که یک
بیانیه مشترکی را صادر کنیم و هم از برنامه جهان آرا و هم از شبکه افق بخواهیم که به ما وقت دهند در پاسخ به این اتهامات ناروایی که زده
شده و هم حق قانونی و شکایت از عوامل برنامه و کارشناسان را براي خودمان محفوظ دانستیم و به همین دلیل برنامه جهان آرا و صدا و
سیما از ما دعوت کرد که در این برنامه شرکت کنیم. بنابراین این درخواست خود ما بود که شرکت کنیم. البته علاوه بر این بیانیه که بعد از
آن هم یک نامه رسمی به ریاست محترم سازمان آقاي جبلی ارسال کردیم و درخواست خودمان را رسما اعلام کردیم، چون حتما شما و
بینندگان می دانید که اگر در برنامه اي به کسی اتهام زده شود، دو برابر وقت باید به آن فرد داده شود براي این که در همان برنامه از
خودش دفاع کند. بنابراین ما درخواستمان را می دهیم و شرکت ما در این برنامه بنا بر درخواست ما و براي دفاع از اتهاماتی که در برنامه

 
هفته قبل نسبت به ما زده شده بود، به این دلیل. 



&– شما فکر می کنید پشت پرده اي بابت این موضوع بوده و یا برنامه ریزي قبلی اي بوده که این دو کارشناس بیایند و این صحبت ها را

 
کنند؟ در برنامه اول. 

در برنامه اول تفکري که حاکم بر صدا و سیما و به ویژه بر شبکه افق است، یک تفکر زن ستیز است، یعنی تفکري نیست که متفکر باشد که
زن یک عنصر اجتماعی است، باید مشارکت سیاسی داشته باشد، از حقوقی برخوردار است و معتقد به این ادبیاتی که ما در حوزه زنان مطرح
می کنیم، نیست. حداقل می توانم بگویم به حداکثر این موارد معتقد نیست. بنابراین طبیعی است که چنین موضوعی را مطرح کند. بنابراین
برنامه ریزي اي که در این زمینه شده بود، ولی اشتباه در کار آن ها که من در آن برنامه هم عرض کردم، این بود که عنوان برنامه را گذاشته
بودند چهار دهه سیاست گذاري، یعنی نه کارشناس برنامه و نه مدیر برنامه، فرق بین سیاست گذاري و برنامه و اجرا را نمی دانستند، یعنی
اگر قرار است سیاست گذاري مورد ارزیابی قرار بگیرد، دستگاه متولی سیاست گذاري امور زنان که شوراي فرهنگی &– اجتماعی زنان است،

 
آن دستگاه باید عملکردش مورد ارزیابی قرار می گرفت. 

بنابراین یا باید عنوان برنامه را اصلاح می کردند یا در مباحثشان طبق عنوان صحبت می کنند. بنابراین به این مسائل پرداخته شد و جاي
بسیار تاسف بود که اگر قرار بر نقد و ارزیابی عملکرد کل دستگاه هاي حوزه زنان در طی این چهار دهه بود که البته چهار دهه هم درست
نیست، چون ما سه دهه است که حوزه امور زنان داریم. ما در دهه اول انقلاب اسلامی هیچ نهاد متولی امور زنان نداشتیم، یعنی از سال 57 تا
سال 67 که یک دهه گذشت، هیچ تشکیلات دولتی و نهادهاي عمومی وجود نداشت در حوزه زنان. برخی NGO ها فعال بودند، برخی از
احزاب مثلا مثل حزب جمهوري اسلامی واحد خواهران داشتند، ولی نظام جمهوري اسلامی اصلا فعلا ظاهرا کاري با زنان نداشت و زنان فقط
باید در ستادهاي پشتیبانی جبهه و جنگ می آمدند و در راهپیمایی ها می آمدند و در انتخابات شرکت می کردند و در واقع سیاهی لشکر

 
می بودند. 

در سال 67 اولین نهاد تشکیل شد. فلذا به جاي چهار دهه باید می گفتیم سه دهه، عنوان هم که سیاست گذاري بود. بنابراین این تفکر که
بیان شود، به خصوص که تلاش برنامه ریزان و کارشناسان بر این بود که در طی این دوره بیشتر تلاش هاي دوره اصلاحات و اعتدال و
سازندگی مورد تخطئه قرار بگیرد و هیچ اشاره اي به دوره احمدي نژاد نکردند و فقط با دو، سه جمله کوتاه که مثلا التقاطی ایجاد شد و
انحرافی ایجاد شد؛ انگار که آن هشت سال اصلا هیچ اتفاقی، چه مثبت و چه منفی وجود نداشت و تمام انحرافات و خطاها و اشتباهات و ریل

 
گذاري ها و مفاسد اجتماعی را ما بنیان گذاري کردیم و ادامه دادیم. 

&– در همین موضوعی که دارند می گویند چهار دهه سیاست گذاري، در واقع آن ها به چهار دهه نپرداختند، به چهار سالی که مثلا معاونت
خانم مولاوردي بوده یا خانم ابتکار بوده پرداخته اند، یعنی فقط به این موضوع ها پرداخته اند، به گذشته یا آینده اي که بعدا معاونت تغییر

 
کرده، یعنی هیچ صحبتی راجع به این موضوعات نکردند. 

به نظر می رسد بنا بر تخریب اصلاح طلبی و زنان اصلاح طلب و با تاکید و سیبل قراردادن شخص خانم مولاوردي و آنچنان هجمه اي که
نسبت به ایشان و دوره ایشان وارد کردند، خیلی شدید و خیلی اتهامات سنگینی به ایشان وارد کردند که واقعا جاي برخورد قضایی دارد و
مجازات سنگینی را می طلبد. بنابراین این ها اگر دقیق بخواهیم بگوییم، به چهار سال دوره خانم مولاوردي پرداختند و هشت سال دوره
اصلاحات را که دوره مسئولیت بنده بوده، به عنوان زمینه ساز و ریل گذاري و آغاز کار اشاره کردند و یک اشاره اي هم به دوره خانم ابتکار و

 
بحث کودك – همسري. 

 
&– شما فکر می کنید چه ارتباطی بین تفکر شبکه افق وجود دارد براي تخریب اصلاح طلبان و زن هایی که براي این جناح هستند؟ 

اجازه دهید سوال شما را با سوال جواب دهم. یک نفر بیاید و توضیح دهد که این شبکه افق اصلا چیه، به کجا وابسته است، بودجه اش از
کجا تامین می شود، چه تفکري بر آن حاکم است؟ چون شبکه ورزش معلوم است کارش چیه، شبکه چهار مشخص است، شبکه یک، شبکه
دو، شبکه استان ها. یعنی در کشوري که هیچ سازمان و تشکیلات غیر از دولت امکان داشتن یک شبکه رسمی ندارد، چه نهادي و با چه
قدرتی یک شبکه را ایجاد کرده با این بودجه و امکانات و تشکیلات و ساختمان و استودیو و نیروهاي عظیم که شاید نزدیک به 50 نفر در آن
ساعت فعال بودند. بنابراین یک نفر این توضیح را بدهد، آن وقت مشخص می شود که شبکه افق و حامی و پشتیبان این شبکه چه دستگاه و

 
نهادي است، آن وقت تفکر حاکم بر آن نهاد، پاسخ سوال شما خواهد بود. 



 
&– این که اصلاح طلبان هیچ تریبون رسمی اي ندارند، چه آسیبی خورده اند؟ 

متاسفانه برخلاف آن چه که در قانون اساسی آمده، برخلاف آن چه که خواسته انقلاب و نظام و رهبر انقلاب و حضرت امام بوده که باید مردم
آزاد باشند، گروه ها و تشکلات مختلف سیاسی فعال باشند و ما هم معتقد به تنوع و تکثر و آزادي بیان هستیم، تریبون رسمی کشور یک
تریبون صرفا دولتی است. بنابراین هیچ شبکه دیگري، هیچ نهاد دیگري، هیچ حزب و سازمان دیگري، هیچ گروه دیگري امکان داشتن یک
شبکه تلویزیونی ندارد. بنابراین نه فقط اصلاح طلبان، بلکه در سایر گروه ها یک چنین وضعی است. اما در مورد اصلاح طلبان به دلیل این که

 
خط فکري و سیاسی این ها با رسانه رسمی کشور تفاوت دارد، این ها از این فرصت هم نمی توانند استفاده کنند. 

 
&– هشت سال دوره خاتمی یا هشت سال آقاي روحانی هم صدا و سیما تریبون آزادي به این حزب یا جناح داده نمی شد. 

نه تنها تریبون آزاد نمی داد، بلکه از رسانه رسمی، تخریب فعالیت دولت و نادیده انگاشتن تلاش ها و کوشش هایی که دولت داشت انجام می
داد، صورت می گرفت. در آن دوره مثلا بحث گوشت هاي آلوده را آمدند و مطرح کردند که دولت و وزارت جهاد کشاورزي را مقصر دانستند
که بعد معلوم شد که داستان از بیخ و بنُ خلاف و اشتباه است. یا مثلا داستان کارناوال عاشورا که در زمان انتخابات آقاي خاتمی مطرح شد،
دست اندرکارانش چه کسانی بودند؟ غیر از عوامل صدا و سیما؟ و نجات و بزرگواري آقاي خاتمی که اجازه ندادند این پرونده بعد از دوره
انتصاب ایشان پیگیري شود و آن را در قفسه شخصی خودشان بایگانی کردند. بنابراین نه تنها تریبون رسمی ندارند، بلکه از همین تریبون به
تخریب پرداخت. من فکر کنم مردم خیلی خوب متوجه شوند و می توانند خوب مقایسه کنند؛ الان شما نگاه کنید، نه الان، از چند سال
پیش در اخبار رسمی صدا و سیما در تبیین تلاش ها و فعالیت ها و کوشش هاي آقاي رئیسی که رئیس قوه قضاییه بود، چه تبلیغاتی صورت
می گرفت و صدر اخبار بود، تکرار می شد، اما در زمان آقاي روحانی آقاي این اتفاق می افتاد؟ در زمان آقاي خاتمی آیا این اتفاق می افتاد؟
این ها متاسفانه عدم رعایت عدالت و عدم توجه به مسئولیت و ماموریتی که یک سازمان دارد. صدا و سیما از بودجه عمومی دارد اداره می
شود، از مالیات مردم دارد اداره می شود، قرار بوده دانشگاه باشد، ولی اگر صدا و سیما ملی است، باید همه مردم را در نظر بگیرد، نه یک

 
جریان خاص، نه یک جناح خاص، نه در اختیار یک گروه خاص باشد. 

 
&– همین الان صنف معلمان تظاهرات و تجمع دارند، آیا صدا و سیما این را پوشش می دهد؟ 

نه، خیلی موارد بسیار زیادي است که برحسب سلیقه و برحسب سیاست هایی که تدوین می کنند، نسبت به برخی اخبار می پردازند و برخی

 
از اخبار اصلا نادیده انگاشته می شود. 

&– شاهد افزایش تبلیغات سن ستیزي در صدا و سیما هستیم. چه بخواهیم چندهمسري را در نظر بگیریم، چه کودك-همسري را در نظر

 
بگیریم و همین اتفاقی که براي شما در شبکه افق افتاده، فکر می کنید برنامه سازان صدا و سیما چه هدفی بابت این موضوع دارند؟ 

من از ابتدا شروع کنم. از ابتداي انقلاب و حتی زمان قبل از پیروزي انقلاب و در جریان نهضت اسلامی مردم و جنبشی که براي مبارزه با
رژیم پهلوي بر اساس مبانی دینی آغاز شد، یک خط فکري و یک جریانی وجود داشت که اصولا مخالف حضور و مشارکت زنان در این جریان
بود، یعنی جریانی که مخالف رژیم پهلوي بود، مخالف سیاسی بود، اما زنان را همچنان یک موجودات خانگی، یک موجوداتی درون پستوها
می انگاشت و با حضور اجتماعی و سیاسی آن ها مخالف بود. شاید برایتان جالب باشد که بگویم؛ مثلا می گفتند خانم ها حق شرکت در
تظاهرات و راهپیمایی را ندارند، براي این که وقتی شعار می دهند، صدایشان را نامحرم می شنود، یعنی بر اساس یکسري مبانی دینی
متاسفانه این چیزها مطرح می شد، در حالی که بر همین اساس مباحث دینی اولا صداي دسته جمعی زنان که با همدیگر شعار می دهند،
این خلاف شرع است. از این مساله شما بگیرید، این خط فکري تا جایی که می توانست تلاش و فعالیت کند، ولی با مقاومت امام خمینی

 
کمی ایم تفکر تعدیل شد.  

این افراد خیلی آن زمان نتوانستند خیلی عرض اندام کنند، ولی از بین نرفتند و همچنان در بدنه حکومتی باقی ماندند و در خیلی از دستگاه
ها نفوذ کردند؛ در آموزش و پرورش، در صدا و سیما، در نهادهاي فرهنگی و هر جا و هر زمانی که بتوانند، به نوعی به شکلی افکار و اندیشه
هاي خودشان را بیان می کنند و یک جایی قدرت عرض اندام پیدا می کنند، فرصتش را پیدا می کنند و مطرح می کنند و وقتی که مقاومت
و اعتراض مردم را می شنوند، یک مقداري عقب نشینی می کنند و کوتاه می آیند. شما ببینید خیلی از مطالبی که در صدا و سیما و خیلی



چیزهاي سخیفی که مطرح و پخش می شود که مثلا شما یک مرزي را بروید، با چند تا خانمش این جا به عنوان نمونه معرفی کنید یا بیایید
در ارتباط کودك-همسري را توجیه کنید، بیایید در ارتباط با ازدواج مجدد و موقت و غیره و یا این که به بعضی از مسائل نپردازید، بحث
همین کودك-همسري، بحث خشونت علیه زنان و مسائلی که وجود دارد، این ها همان تفکر است که در این لایه ها نفوذ کرده و شکل و فرم

 
بیانش را هر زمانی که فرصت بداند، بروز می دهد و ارائه می کند. 

&– خانم شجاعی! این ها که شما می گویید این تفکر، خودشان را تفکر انقلابی می دانند. شما به عنوان یک فردي که اصلاح طلب هستید

 
یا اصلاح طلب ها یا خانم ابتکار هم می توانیم بگوییم، این ها در انقلاب تاثیري نداشتند یا خود شما؟ 

یک بار جوان بودیم دور هم از همین خانم ها و بسیاري از افراد، گفتم خوب است هر کسی بگوید که روز 12 بهمن 1357 کجا بوده است.
این کسانی که مدعی انقلاب هستند، هر کسی بگوید آن روز کجا بوده؛ نشان می دهد که چه کسانی در انقلاب نقش داشتند، سهم داشتند،
تلاش کردند، فعالیت کردند. افرادي که خودشان را انقلابی می نامند، مثل مسلمان نامیدن، عنوان گذاشتن و اسم گذاشتن خیلی آسان
است، اما این که شما آن اسلام واقعی، اسلام ناب یا انقلابی واقعی؛ ما اگر قرار باشد که بخواهیم تعریف دقیقی از اندیشه انقلابی در ارتباط با
جایگاه و نقش زن در بیاوریم، دو سه جمله در بیاوریم، از چه کسی باید بپرسیم؟ به کجا باید مراجعه کنیم؟ آیا سلایق شخصی افرادي که
ادعا می کنند باید براي ما ملاك باشد یا نه، برویم از سر چشمه؟ از جملات و افکار حضرت که وقتی ایشان می گویند زنان باید در مقدرات
اساسی مملکت دخالت کنند، خود این یک دنیا تفسیر و حرف دارد. وقتی می گوید مقدرات، یعنی آن جایی که سرنوشت کشور دارد تعیین
می شود. کجا تعیین می شود؟ در هیات وزیران، در شوراي نگهبان، در مجمع تشخیص مصلحت، در مجلس. بعد هم نمی فرمایند زنان
شرکت کنند، می گویند باید در مقدرات اساسی، یعنی نمی گوید فقط مشارکت توده. بنابراین این تفکر و اندیشه و سیره عملی ایشان و اگر
بخواهیم مراجعه کنیم به متون دینی و به مبانی نظري خودمان، به همین ترتیب نشان می دهد، ولی این افراد دم از انقلاب می زنند، ولی به

 
نظر من متاسفانه برداشتشان از انقلاب یک برداشت دقیق، واقع بینانه، علمی و به روز نیست. 

&– خانمی که به عنوان میهمان بود و کارشناس تلفنی بود و داشت صحبت می کرد، کلمه سران فتنه را استفاده کرد. چه شد که این کلمه

 
آمد و ایشان از این واژه استفاده کرد؟ 

من در بحث هاي خودم گفتم روش، یعنی تازه شروع کرده بودیم، اصلا ما در آن برنامه هنوز دفاع نکرده بودیم، دفاع ما تمام نشده بود، حتی
به نیمه هم نرسیده بود. من در ابتداي برنامه به عنوان مقدمه یک بحثی را مطرح کردم، بعد فرصت را گفتم بدهیم به خانم مولاوردي، گفتیم

 
این دور اول، دوباره دور دوم و سوم و به همین ترتیب. 

من یادداشت هاي خیلی زیادي داشتم براي آن جلسه که اصلا وقت داده نشد که بپردازیم. من در صحبت هایی که مطرح کردم، اشاره کردم
به این که در ارزیابی یک نهاد یا یک فعالیت، دو تا روش وجود دارد؛ یک روش این است که ما بیاییم شاخص ها را مقایسه کنیم در یک
دوره، ابتدا و انتهاي دوره، یک روش هم روش فرایندي یا عملکردي است. من یک کتابی را به عنوان نمونه با خودم برده بودم؛ کتاب
«شاخص هاي توسعه انسانی برحسب جنس» که معاونت امور زنان درآورده بود، 40 تا شاخص را در 40 سال ارزیابی کرده بود که به خوبی
کارنامه جمهوري اسلامی را در حوزه زنان نشان می دهد که مثلا ما در عرصه سواد پیشرفت خیلی خوبی داشتیم، در عرصه اشتغال پیشرفت
خوبی نداشتیم، در عرصه بهداشت پیشرفت خوبی داشتیم، در امید زندگی، با عدد و رقم که حتی بعضی هایش را سال به سال یا دهه به دهه
بیان کردیم. این کتاب را خواستم نشان دهم و معرفی کنم، یادم افتاد این خانم در جلسه قبل یک جزوه اي را نشان داده بود که معلوم نبود
چی بود و نامش معلوم نبود، یعنی جزوه که هیچ اعتبار و ملاکی ندارد. بعد گفتم این حرکت بدي که در دوره انتخابات سال 88 انجام شد
توسط آقاي احمدي نژاد و نسبت به آقاي مهندس میرحسین موسوي این عمل را انجام داد و این بگم بگم و این سنت غلطی بود که از آن
زمان گذاشته شد، خواستم بگویم این روش خوبی نیست و من خیلی تمایل ندارم و من الان دارم کتاب معرفی می کنم و پرونده و بگم بگم
در این نیست. این تعبیري که من به کار بردم، انگار یک انفجار و آتش فشانی در ایشان به وجود آمد که نسبت به این موضوع حساسیت و
واکنشی نشان داد و واقعا جاي تاسف است که ما نتوانیم از تلویزیون رسمی و ملی جمهوري اسلامی نام یک فردي که حالا نه ما راجع به
عملکرد، یک فردي که هشت سال نخست وزیر امام بوده، نخست وزیر زمان جنگ بوده، ما حتی نامش را هم نتوانیم ببریم. آخر این چه
فضاي باز سیاسی است، این چه آزادي بیان است، این چه رسانه ملی است؟ تازه من در آن برنامه چون آن موقع بحث جریان انتخابات نبود،

 
یک ذکر نامی بردم از ایشان. اینقدر کم ظرفیتی، اینقدر کم طاقتی واقعا جاي تعجب و تاسف است. 



&– خانم شجاعی! برخی از فعالان سیاسی معتقدند که خروج شما از برنامه زنده، کار درست و شجاعانه اي بوده و برخی معتقدند یک عقب

 
نشینی بوده؛ دلیل خودتان بابت این که از آن برنامه خارج شدید، چیست؟ 

دوستانی که معتقدند عقب نشینی بوده، فکر کنم آن ها که منصف و منطقی هستند، اطلاعات کافی ندارند. برنامه هاي تلویزیونی به چند
دسته تقسیم می شوند. یک وقتی شما مناظره دارید، یک وقتی شما میزگرد دارید، یک وقتی شما منبر و تریبون دارید، یک نفر دعوت می
کنید، سخنرانی آقاي جوادي آملی پخش می شود و مونولوگ و یک نفر صحبت می کند و بقیه گوش می دهند، یک وقتی شما یکسري
تماشاچی دارید که در پشت صحنه می نشینند. بنابراین مدل برنامه ها با هم متفاوت است. دوم این که وقتی بحث گفت وگو می شود، گفت

 
وگو یک مولفه هایی دارد. 

هر دو نفري که با هم حرف می زنند که اسمش گفت وگو نیست. دو نفر ممکن است سر چهارراه با همدیگر در حال گفت وگو باشند. یک نفر
در دادگاه دارد از خودش دفاع می کند؛ وکیل مدافع دارد دفاع می کند، قاضی دارد می شنود. آیا به این می گویند گفت وگو؟ گفت وگو
براي خودش مولفه هایی دارد، ویژگی هایی دارد و لوازمی دارد و باید این لوازم موجود باشد و آن قواعد باید اجرا شود تا اسمش را بگذاریم
گفت وگو. این هم راجع به تعریف گفت وگو. آن جلسه اي که ما درخواست شرکت کردیم، جلسه دفاعیه بود در واقع. ما خواستیم دفاع کنیم
از اتهاماتی که در جلسه قبل نسبت به من و خانم مولاوردي و خانم ابتکار زده شده بود. اتهام را چه کسی زده بود؟ اتهام را آن فردي زده بود
که دوباره او را دعوت کرده بودند. بنابراین ما باید دو برابر وقت می داشتیم، حالا دو برابر نه، همان یک برابر هم اجازه نداده بودند ما صحبت
کنیم و هنوز فرصت دفاع کامل هم به ما داده نشده بود. نکته بعدي این که هر برنامه تلویزیونی یکسري پروتکل ها و یکسري استانداردهایی
دارد که این باید رعایت شود و خود آن کسانی که تجربه دارند و یکدفعه وارد نشدند و با سلسله مراتب وارد کارهاي برنامه سازي شدند، می
دانند؛ این پروتکل ها باید رعایت شود. شما وقتی یک نفر را دعوت می کنی یا یک نفر قرار است در برنامه تان شرکت کند، خودش
درخواست کرده و شما قبول کردید، باید ویژگی ها و پروتکل هاي برنامه را به او بدهید که چیست. این ها باید از قبل به ما صراحتا و روشن
می گفتند که ما در این برنامه مجددا از همان خانمی که دفعه پیش یک ساعت وقت داشته و به شما اتهام زده، دوباره می خواهیم دعوت
کنیم که وسط برنامه دوباره ایشان صحبت کند. آن موقع بود که ما دیگر نمی رفتیم در این برنامه شرکت کنیم. بنابراین بدون این که این

 
مساله را براي ما مطرح کنند و ما را در جریان بگذارند... 

 
&– آقاي یاوري، تهیه کننده برنامه می گویند ما مطلع کرده بودیم. 

من خودم از ایشان سوال کردم. همینطوري به ذهنم رسید، چون من تجربه برنامه تلویزیونی زیاد دارم. در دوره اي که ما ممنوع التصویر و
ممنوع المنبر نبودیم، تجربه داشتم. همینطور که رفتیم و نزدیک شروع برنامه از ایشان سوال کردم تماس مردمی تلفنی دارید؟ گفتند بعضی
وقت ها هست. یعنی ایشان انکار نکردند، جواب من را اینطوري داد. منِ سوال کننده و مثل من جواب دهنده؛ شما چه برداشتی از این می
کنید که مثلا ممکن است وسط برنامه یک ارتباط مردم زده شود و یک نفر زنگ بزند و یک سوالی بپرسد. اشکالی نداشت، ما جواب آن فرد

 
را می دادیم. 

ولی این که شما از قبل هماهنگ کردید با دو تا کارشناس و به هر کدامشان هم می خواهید وقت طولانی دهید و این کارشناس کسی است
که دفعه پیش به ما اتهام زده و ما هنوز فرصت دفاع پیدا نکردیم و بدون اطلاع ما و یکباره وسط برنامه شما اعلام می کنید که همان خانم
می خواهد بیاید، این خلاف است. و وقتی ما در یک بازي شرکت می کنیم، بالاخره بازي به معناي سیاسی اش دارم عرض می کنم؛ وقتی
قواعد بازي رعایت نمی شود، ادامه دادن در آن بازي، خلاف عقل و منطق است و ما به این دلیل جلسه را ترك کردیم. حتی اگر برنامه را
دیده باشید یا بینندگان شما دیده باشند، ما بلافاصله بلند نشدیم. با خانم مولاوردي صحبت کردیم و گفتیم ایشان در نهایت دو تا سه دقیقه
صحبت می کند، ولی با هم قرار گذاشتیم که جواب ایشان را ندهیم و گفتیم جواب حرف هاي قبلی اش را بدهیم؛ اینقدر جواب دارد که به

 
این ها نمی رسد. 

ضمن این که ایشان حرف تازه اي هم نزد. فکر کردیم دو، سه دقیقه است، ولی دیدیم بنده خدا ول کن معامله نیست و همینطور دارد ادامه
می دهد. حتی من تذکر دادم به مجري غیرعادل برنامه که شما تذکر دهید، بس است، قطع کنند ایشان. اگر ایشان تذکر می داد و قطع می



کرد و ما همچنان وقت داشتیم، آن دو سه دقیقه وقتمان را اغماض می کردیم و ادامه می دادیم، اما دیدیم ایشان ول کن نیست و همچنان
دارد ترك تازي می کند و همچنان دارد صحبت می کند و تهمت هایش را ادامه می دهد و واقعا روش غیرمحترمانه بود. بنابراین چه اتفاقی
می افتاد؟ وقت ما گرفته می شد، اسمش این بود که آن ها حضور ما را پذیرفته اند، در جلسه شرکت کردیم، امکان دفاع دقیق و کامل براي

 
ما وجود نداشت و برنامه هم تمام می شد. 

برنامه که نامحدود نبود، زمان دارد و آنتن را از ما می گرفتند و در نتیجه آن خیلی بدتر بود. به همین خاطر تصمیم گرفتیم جلسه را ترك
کنیم و اعتراض خودمان را هم به رفتار غیراخلاقی و ناعادلانه مجري که مجري باید بی طرف باشد. یکی از پروتکل هاي برنامه این است که
مجري خودش نباید وارد موضوع شود، مجري باید خودش طرح موضوع کند، مدیریت زمان کند، وقت را در اختیار افراد بگذارد، نه این که
خودش ایراد و اشکال و سوال و حالت بازجویی پیدا کند که چرا شما فلان نامه را امضاء کردید، چرا شما توییت کردید، چرا شما دعوت
کردید؛ نسبت به موارد دیگري که اصلا خارج از موضوع برنامه بود. مجري توانمند یک مجري اي است که بتواند موضوع را کنترل کند،
موضوع را جمع کند، یک فضایی فراهم کند که برنامه اینطور ابتر نشود. این برنامه کاملا ابتر بود، ناقص بود، البته در نهایت به نفع ما شد،
چون ما از این طریق بهتر توانستیم پیام خودمان را نسبت به رفتار غیرعادلانه و غیراخلاقی هاي شبکه افق و برنامه جهان آرا به جامعه
برسانیم، ولی این ناتوانی آن ها را نشان می دهد که نتوانستند یک برنامه خوبی را به ثمر برسانند. بنابراین علت ترك ما این بود که قواعد
حاکم بر یک برنامه تلویزیونی که قرار بر دفاع بود، رعایت نشد و بدون اطلاع ما، ما را در مقابل یک عمل انجام شده قرار دادند و فردي را که

 
دفعه پیش اتهام زده بود، دوباره دعوت کردند و با او هماهنگ کرده بودند، در نتیجه ما صلاح دیدیم که در آن جلسه ادامه ندهیم. 

آن نشست اصلا نشست گفت وگو نبود و همان جا به آن آقا گفتم. بله، ما افتخار می کنیم که رهبر اصلاحات، مبدع گفت وگوي تمدن ها
بوده و ابراز تاسف می کنیم از این که رهبر اصلاحات در سال گفت وگوي تمدن ها، در عکس دسته جمعی در سازمان ملل به دلیل همین
تفکر حاکم بر شبکه افق که ایشان نگران بود که مبادا کفن پوشان به راه بیفتند، ایشان در این عکس دسته جمعی حاضر نمی شود و جاي
ایشان خالی است به عنوان کسی که گفت وگوي تمدنها را مطرح کرده؛ چرا؟ ایشان خودشان براي ما گفتند، من آن موقع عضو دولت بودم.
گفتند چرا عکس نگرفتی؟ گفت ادب به من اجازه نمی داد که رفتار غیر این داشته باشم و نگران بودم که من در عکس باشم. چون جاي
ایشان پشت سر رئیس جمهور آمریکا، در دو ردیف بالاتر، دست راست بوده و ممکن بود ایشان برگردد و به من نگاه کند و یک دستی تکان
دهد، مثلا سلامی کند و من باید جواب می دادم و این کافی بود که در مراجعت به ایران، کفن پوشان به راه بیفتند. همین تفکر است که این
محدودیت را ایجاد می کند و این فرصت ها را از ما می گیرد. بنابراین جلسه، جلسه گفت وگو نبود، بلکه جلسه دفاعیه بود و در جلسه
دفاعیه باید قواعدش رعایت می شد و وقتی ما دیدیم قواعد جلسه رعایت نمی شود، بنابراین صلاح ندیدیم که ادامه دهیم، چون تایید آن

 
قواعد غلط بود و براي همین جلسه را ترك کردیم که بر اساس اعتراض ترك کردیم. 

 
&– پیام شما به رئیس صدا و سیما چیست؟ 

ما تصورمان بر این بود که آقاي جبلی که به قول معروف و به قول خودشان از بدنه کارشناسی و با رعایت سلسله مراتب و با تلاش شخصی
خودشان به این سطح رسیده اند، رئیسی که تجربه مدیریت سازمان را در عرصه برون مرزي داشته، تصورمان این بود که یک مقداري ذهن
بازتر، یک مقداري سعه صدر بیشتر، یک مقداري دید وسیع تر نسبت به دنیا، نسبت به جهان، نسبت به کشور داشته باشند و فکر می کردیم
یک مقداري روش و مرام صدا و سیما نسبت به گذشته تغییر کرده و متاسفم که ما این خوش بینی را داشتیم و چنین اتفاقی افتاد. در هر
صورت پیام من این است که ما رسالت و ماموریت خودمان را هر کدام در نظر بگیریم و یک مقداري هم به آینده پیشینیانمان یک نگاهی
بیندازیم و ببینیم کسانی که در دوره قبل و در همین سازمان اقداماتی انجام دادند و تلاش هایی کردند، الان کجا هستند. بیاییم سرنوشت
آقاي لاریجانی را، سرنوشت آقاي سرافراز را، حالا آقاي ضرغامی فعلا عاقبت به خیر است؛ بالاخره یک نگاه کنند و ببینند به کجا انجامیده و

این ها .



کدام استانها از یارانه دستمزد بیشتر استقبال کردند؟

منبع: ایسناشماره خبر:  206  |  تاریخ: 1400/11/22

تازه ترین گزارش اجراي طرح یارانه دستمزد نشان می دهد که استان خوزستان با ثبت بالاترین تعداد داوطلب و بنگاه پذیرنده،
بیشترین استقبال کارجویان و کارفرمایان از این طرح را به خود اختصاص داده است.

 به گزارش ایسنا، طرح یارانه دستمزد با هدف کاهش هزینه
هاي بکارگماري نیروي کار جدید براي کارفرمایان و به منظور پایداري تولید، حفظ اشتغال، افزایش فرصتهاي شغلی و حمایت از بنگاههاي
خصوصی و تعاونی در کشور به اجرا درآمده و مناطق کم برخوردار از اشتغال و بنگاههاي آسیب دیده از کرونا در اولویت اجراي این طرح قرار

 
دارند. 

جامعه هدف این طرح را شغل اولی ها، فارغ التحصیلان و جوانان بیکار جویاي کار در مناطق محروم و کم برخوردار از اشتغال و همچنین

 
بنگاه هاي اقتصادي رسمی فعال در شهرستان هاي کم برخوردار تشکیل می دهند. 

بر اساس تازه ترین گزارش از طرح یارانه دستمزد، تاکنون 38 هزار و 976 نفر در این طرح ثبت نام کرده که از این تعداد 33 هزار و 115 نفر

 
موفق به انعقاد قرارداد کار شده اند؛ 6807 کارفرما نیز در این طرح مشارکت داشتند. 

بررسی توزیع جغرافیایی طرح گویاي آن است که خراسان شمالی با کمترین و خوزستان با بیشترین میزان استقبال از سوي کارجویان و
کارفرمایان روبه رو بوده اند.استانهاي مازندران و لرستان نیز بیشترین تعداد ثبت نام و قرارداد منعقده را بعد از خوزستان به خود اختصاص

 
داده اند. 

شرایط بهره مندي از مزایاي طرح به این نحو است که داوطلبان و جویندگان کار باید مدرك تحصیلی دیپلم و بالاتر داشته باشند و سن آنها

 
از 37 سال تمام بیشتر نباشد؛ شرط سنی براي زنان سرپرست خانوار جوینده کار هم تا سقف 45 سال اعلام شده است. 

آن دسته کارفرمایانی که فارغ التحصیلان دانشگاهی را در کارگاهها و واحدهاي خود به کار گیرند از 30 درصد حداقل دستمزد مصوب
شوراي عالی کار به عنوان یارانه بهره مند می شوند و این یارانه از طرف دولت به مدت یکسال به کارفرمایانی که شغل اولی ها را جذب کنند،

 
پرداخت می شود. 

به گزارش ایسنا، متقاضیان و کارفرمایان براي بهره مندي از مزایاي این طرح و دریافت یارانه دستمزد می توانند به سامانه

 
https://pyd.mcls.gov.ir وزارت کار مراجعه و ثبت نام کنند. 



 
 

انتهاي پیام



عبدالملکی :بستر نقش آفرینی تعاونی ها را در تحول اقتصادي کشور فراهم می کنیم

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  207  |  تاریخ: 1400/11/22

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: با توجه به ظرفیت هاي تعاونی ها در مردمی کردن اقتصاد، بستر لازم براي نقش آفرینی آنان
را فراهم می کنیم....

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: با توجه به ظرفیت هاي تعاونی ها در مردمی کردن اقتصاد، بستر لازم براي نقش آفرینی آنان را فراهم

 
می کنیم. 

به گزارش مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، دکتر «حجت االله عبدالملکی» در آئین افتتاحیه همزمان
102 طرح بخش تعاون با حضور معاون اول رئیس جمهور، اظهار داشت: در سومین سال گام دوم انقلاب اسلامی و با روي کار آمدن دولت

 
مردمی، تسریع در حرکت ماندگار به سمت تشکیل تمدن نوین اسلامی رقم خورده است. 

وي با بیان اینکه بیش از 60 میلیون نفر در امور معیشتی و رفاهی با این وزارتخانه در ارتباط اند، افزود: بر اساس سیاست هاي اقتصاد

 
مقاومتی، تأکید ویژه اي بر نقش آفرینی مردم در کارآفرینی و اشتغال وجود دارد. 

عبدالملکی گفت: بر اساس گفتمان اسلام و سفارش قرآن کریم، تعاون برترین و مهم ترین بستر براي حضور مردم در حوزه تحول اقتصادي

 
کشور است. 

عبدالملکی با بیان اینکه از زمان شروع به کار دولت سیزدهم، چهار کلان پروژه در وزارت مردم آغاز شده است، بیان داشت: زیست بوم ملی

 
اشتغال جمهوري اسلامی ایران براي تعیین شرح وظایف و تقسیم کار میان دولت و مردم در دست انجام است. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی مسئله ساماندهی صندوق هاي بازنشستگی و تأمین اجتماعی، اصلاح نظام مدیریتی شرکت هاي تابعه و رفع
فقر مطلق را نیز از دیگر دستور کارهاي وزارت مردم عنوان کرد و گفت: شاخص هاي بررسی عملکرد دستگاه هاي اجرایی در حوزه تعاون نیز

 
تدوین می شود. 

در این مراسم 102 طرح تعاونی با اعتبار 2734 میلیارد تومان و اشتغالزایی 7081 نفر در حوزه هاي تولیدي، خدماتی، توزیعی و مسکن به
بهره برداري رسید.



در قطعنامه 22 بهمن مطرح شد؛ ادامه مسیر پر فروغ انقلاب اسلامی عمل به بیانیه

گام دوم انقلاب است

منبع: عصر امروزشماره خبر:  208  |  تاریخ: 1400/11/22

در قطعنامه 22 بهمن تاکید شد: ادامه مسیر پر فروغ انقلاب اسلامی، عمل به بیانیه گام دوم انقلاب است و با جهاد تبیین می توان
به بلنداي تشخیص نیاز لحظه و قله هاي رفیع آن دست یافت.

 
به گزارش عصر امروز، در راهپیمایی خودرویی و موتوري یوم االله 22 بهمن، قطعنامه سراسري این راهپیمایی در 6 بند قرائت شد. 

 
متن قطعنامه راهپیمایان 22 بهمن 1400 به این شرح است: 

 
بسم االله الرحمن الرحیم 

 
ُ مَعَکُمْ وَ لنَْ یتَِرَکُمْ أعَْمالکَُمْ (سوره محمد آیه 35)  لْمِ وَ أنَتُْمُ الأَْعْلَوْنَ وَ االلهَّ فَلا تهَِنُوا وَ تدَْعُوا إلِیَ السَّ

 
پس هرگز سست نشوید و دشمنان را به صلح ذلتّ بار دعوت نکنید در حالی که شما برترید. 

 
و خداوند با شماست و چیزي از ثواب اعمالتان را کم نمی کند! 

حمد و سپاس ذات اقدس احدیّت جلّ و علا را که چنین روزي به نام مقدس «یوم االله» آراسته گردید و نظام جمهوري اسلامی ایران، با قیام
قیامت گونه ملت، نخستین حکومت در عصر غیبت بر مبناي قرآن را ایجاد و در سایه ي نعمت اسلام و ولایت و رهبري پیامبرگونه حضرت
امام خمینی (قدس سره الشریف) حماسه اي بی نظیر برپا، و در پرتو آن محرومان و مستضعفان را فلاح و رستگاري بخشید و 22 بهمن را به

 
فجر رهایی مبدل و الگوي نجات بخش سایر ملل قرار داد. 

اینک در طلیعه چهل و چهارمین بهار استقلال، آزادي و جمهوري اسلامی که گفتمان انقلاب اسلامی با گسترش محور مقاومت و مقابله با
نظام استکبار و ایادي آن، فصل نوینی را در پیش روي جهانیان قرار داده و هندسه قدرت را تغییر و فتح دروازه تمدن نوین اسلامی را با
رهبري آیت االله العظمی امام خامنه اي (مد ظله العالی) مژده می دهد، ما شرکت کنندگان در مراسم 22 بهمن به نمایندگی از تمام مردم
حق جو و حق گوي ایران اسلامی و پیروان راه و مرام شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی، ضمن تجدید میثاق با ارزش ها و آرمان هاي انقلاب
اسلامی و بیعت با، ولی فقیه و مقتداي عظیم الشان انقلاب اسلامی و همچنین ارواح طیبه شهداي این مسیر نورانی به شکرانه سالگشتِ
پیروزي انقلاب از عید ولادت حضرت زهرا (سلام االله علیها) تا ولادت امیرالمومنین علی (علیه السلام) را جشن گرفته و یوم االله 22 بهمن را
در قامت یک جشن بزرگ ملی گرامی داشته و با بانگ رساي توحیدي «االله اکبر خامنه اي رهبر» و فریاد کوبنده «مرگ بر آمریکا، مرگ بر

 
انگلیس و مرگ بر اسرائیل» اعلام می کنیم: 

1- ملت شهید پرور و خداجوي ایران اسلامی، تحت هدایت و رهبري هوشمندانه مقام معظم رهبري و بر حسب بینش انقلابی خود، نیک
دریافته است که دشمن کژ اندیش و اهرمن خوي می کوشد که با تهاجم ترکیبی و با بهره گیري از دیکتاتوري رسانه اي، اقدامات فخرآفرین
و حماسه هاي بزرگ پیشرفت در عرصه هاي گوناگون را کم رنگ و بی اهمیت نشان دهد؛ از این رو، از تمامی دستگاه هاي ذیربط بخصوص
رسانه ملی و همچنین اندیشمندان، اهل قلم و افسران جنگ نرم می خواهیم که در جهاد گسترده تبیین، ترفندهاي دشمنان را نقش بر آب
کرده و مردم ایران، نسل جوان و نیز افکار عمومی مسلمانان و جهانیان را از دستاوردهاي بزرگ ملت ایران در پرتو انقلاب اسلامی آگاه سازند.



2- ادامه مسیر پر فروغ انقلاب اسلامی، درس آموزي و عمل به بیانیه گام دوم انقلاب است و با جهاد تبیین به عنوان فریضه قطعی و فوري
می توان به بلنداي تشخیص نیاز لحظه و قله هاي رفیع آن دست یافت و ارتقاي روز افزون حوزه هاي علمی و فناوري، اقتصادي و نظامی و
بویژه استیفاي کامل حقوق هسته اي ملت ایران و تقویت روز افزون بنیه صنایع بازدارنده دفاعی و موشکی را مطالبه همگان دانسته و ضمن
محکوم نمودن مواضع مقامات ارشد غربی درباره مبانی دفاعی ایران، با تقدیر از تلاش هاي تیم مذاکره کننده، خواهان تبعیت از منویات، ولی
امر مسلمین و توجه به قوانین مجلس شوراي اسلامی با تکیه بر عزم خلل ناپذیر جوانان مؤمن انقلابی کشور در فتح قله هاي پیشرفت و

 
توسعه کشور هستیم. 

3- تحقق اقتصاد مقاومتی در سایه جهش و جهاد تولید را تنها راهکار حل مشکلات اقتصادي کشور دانسته و ضمن مطالبه جدي و تاکید بر
اهتمام مضاعف مسئولان، نهادهاي قانون گذار و دستگاه هاي اجرایی به منظور پشتیبانی ها و مانع زدایی ها، ارتقاي کیفیت محصولات
داخلی را از تولید کنندگان خواستاریم و این مهم را در سایه توجه به افسران و رزمندگان جنگ اقتصادي، یعنی کارآفرینان و کارگران، قابل
تحقق می دانیم. ما شرکت کنندگان در این حماسه ملی، خود را ملزم به استفاده از کالاهاي بومی با هدف حمایت از اشتغال و رفع بیکاري
جوانان دانسته و از هموطنان عزیزمان دعوت می نمائیم با رعایت اصلاح الگوي مصرف و حمایت از کار و کالاي ایرانی، در جهت تحقق نظام

 
پیشرفته اسلامی قدم بردارند. 

4- بار دیگر بر حفظ وحدت ملی و دوري از هرگونه اقدام و عمل تفرقه افکنانه و فتنه گرایانه جریان هاي داخلی و خارجی تاکید و بر حمایت
همه جانبه خود از همبستگی جهان اسلام و جبهه مقاومت دفاع از فلسطین و قدس اشغالی به عنوان مساله اول مسلمین تصریح و همچنین

 
جنایات وحشیانه رژیم مرتجع آل سعود و هم پیمانان آن در یمن و سکوت مجامع بین المللی و مدعی حقوق بشر را محکوم می نمائیم. 

5- با تقدیر از تلاش هاي دولت مردمی و خدمت گذار، مجلس انقلابی و قوه قضائیه عدالت محور، بر پیگیري مطالبات و انتظارات بر حق
مردم، مبارزه با فساد، مسدود نمودن روزنه هاي تبعیض، رانت خواري و جلوگیري از حاکم نمودن جو یأس و ناامیدي در کشور و رفع

 
مشکلات معیشتی تاکید می نماییم. 

6- ما ملت انقلابی و استکبارستیز ضمن حمایت از رویکرد جدید دولت بر ایجاد تعادل و توازن در تعامل با کشورها و وقوف کامل به نقشه
هاي شوم شیطان بزرگ آمریکاي جنایتکار و آگاهی از جنگِ شناختی و رسانه اي دشمن، هرگونه مداخله و شبه افکنی و تخریب چهره نظام
مقدس جمهوري اسلامی را خیال خام دانسته و از پیشرفت ها و دستاوردهاي بزرگ در حوزه علم و فن آوري، نظامی، امنیتی و سیاسی

 
حمایت قاطع نموده و آمادگی خود را براي جان فشانی و دفاع در مقابل هرگونه تهدید احتمالی اعلام می نمائیم. 

 
والسلام علیکم و رحمه االله و برکاته 

بیست و دوم بهمن 1400



تاکید بر تبعیت از منویات رهبري در قطعنامه پایانی مراسم 22 بهمن 1400

منبع: همشهريشماره خبر:  209  |  تاریخ: 1400/11/22

قطعنامه پایانی مراسم 22 بهمن یا محکوم کردن مواضع مقامات ارشد غربی درباره مبانی دفاعی ایران و تقدیر از تلاش هاي تیم
مذاکره کننده بر تبعیت از منویات رهبري و توجه به قوانین مجلس شوراي اسلامی با تکیه بر عزم خلل ناپذیر جوانان مومن انقلابی

کشور در فتح قله هاي پیشرفت و توسعه کشور تاکید کرد.

 
متن این بیانیه به شرح ذیل است : 

ُ مَعَکُمْ وَ لنَْ لْمِ وَ أنَتُْمُ الأَْعْلَوْنَ وَ االلهَّ فَلا تهَِنُوا وَ تدَْعُوا إلِیَ السَّ

 
یتَِرَکُمْ أعَْمالکَُمْ (سوره محمد آیه 35) 

پس هرگز سست نشوید و دشمنان را به صلح ذلتّ بار دعوت

 
نکنید در حالی که شما برترید، 

و خداوند با شماست و چیزي از ثواب اعمالتان را کم نمی کند!

حمد و سپاس ذات اقدس احدیّت جلّ و علا را که چنین روزي به نام مقدس «یوم االله» آراسته گردید و نظام جمهوري اسلامی ایران، با قیام
قیامت گونه ملت، نخستین حکومت در عصر غیبت بر مبناي قرآن را ایجاد و در سایه ي نعمت اسلام و ولایت و رهبري پیامبرگونه حضرت
امام خمینی(قدس سره الشریف) حماسه اي بی نظیر برپا، و در پرتو آن محرومان و مستضعفان را فلاح و رستگاري بخشید و 22 بهمن را به

 
فجر رهایی مبدل و الگوي نجات بخش سایر ملل قرار داد. 

اینک در طلیعه چهل و چهارمین بهار استقلال، آزادي و جمهوري اسلامی که گفتمان انقلاب اسلامی با گسترش محور مقاومت و مقابله با
نظام استکبار و ایادي آن، فصل نوینی را در پیش روي جهانیان قرار داده و هندسه قدرت را تغییر و فتح دروازه تمدن نوین اسلامی را با
رهبري آیت االله العظمی امام خامنه اي(مد ظله العالی) مژده می دهد، ما شرکت کنندگان در مراسم 22 بهمن به نمایندگی از تمام مردم حق
جو و حق گوي ایران اسلامی و پیروان راه و مرام شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی، ضمن تجدید میثاق با ارزش ها و آرمان هاي انقلاب
اسلامی و بیعت با ولی فقیه و مقتداي عظیم الشان انقلاب اسلامی و همچنین ارواح طیبه شهداي این مسیر نورانی به شکرانه سالگشتِ
پیروزي انقلاب از عید ولادت حضرت زهرا(سلام االله علیها) تا ولادت امیرالمومنین علی(علیه السلام) را جشن گرفته و یوم االله 22 بهمن را در
قامت یک جشن بزرگ ملی گرامی داشته و با بانگ رساي توحیدي «االله اکبر ـ خامنه اي رهبر» و فریاد کوبنده «مرگ بر آمریکا، مرگ بر

 
انگلیس و مرگ بر اسرائیل» اعلام می نماییم: 

1- ملت شهید پرور و خداجوي ایران اسلامی، تحت هدایت و رهبري هوشمندانه مقام معظم رهبري و بر حسب بینش انقلابی خود، نیک
دریافته است که دشمن کژ اندیش و اهرمن خوي می کوشد که با تهاجم ترکیبی و با بهره گیري از دیکتاتوري رسانه اي، اقدامات فخرآفرین
و حماسه هاي بزرگ پیشرفت در عرصه هاي گوناگون را کم رنگ و بی اهمیت نشان دهد؛ از این رو، از تمامی دستگاه هاي ذیربط بخصوص
رسانه ملی و همچنین اندیشمندان، اهل قلم و افسران جنگ نرم می خواهیم که در جـهاد گسترده تبیین، ترفـندهاي دشمنان را نقش بر آب
کرده و مردم ایران، نسل جـوان و نیز افکار عمومی مسلمانان و جهانیان را از دستاوردهاي بزرگ ملت ایران در پرتو انقلاب اسلامی آگاه

 
سازند. 

2- ادامه مسیر پر فروغ انقلاب اسلامی، درس آموزي و عمل به بیانیه گام دوم انقلاب است و با جهاد تبیین به عنوان فریضه قطعی و فوري



می توان به بلنداي تشخیص نیاز لحظه و قله هاي رفیع آن دست یافت و ارتقاي روز افزون حوزه هاي علمی و فناوري، اقتصادي و نظامی و
بویژه استیفاي کامل حقوق هسته اي ملت ایران و تقویت روز افزون بنیه صنایع بازدارنده دفاعی و موشکی را مطالبه همگان دانسته و ضمن
محکوم نمودن مواضع مقامات ارشد غربی درباره مبانی دفاعی ایران، با تقدیر از تلاش هاي تیم مذاکره کننده، خواهان تبعیت از منویات ولی
امر مسلمین و توجه به قوانین مجلس شوراي اسلامی با تکیه بر عزم خلل ناپذیر جوانان مومن انقلابی کشور در فتح قله هاي پیشرفت و

 
توسعه کشور هستیم. 

3- تحقق اقتصاد مقاومتی در سایه جهش و جهاد تولید را تنها راهکار حل مشکلات اقتصادي کشور دانسته و ضمن مطالبه جدي و تاکید بر
اهتمام مضاعف مسئولان، نهادهاي قانون گذار و دستگاه هاي اجرایی به منظور پشتیبانی ها و مانع زدایی ها، ارتقاي کیفیت محصولات
داخلی را از تولید کنندگان خواستاریم و این مهم را در سایه توجه به افسران و رزمندگان جنگ اقتصادي، یعنی کارآفرینان و کارگران، قابل
تحقق می دانیم. ما شرکت کنندگان در این حماسه ملی، خود را ملزم به استفاده از کالاهاي بومی با هدف حمایت از اشتغال و رفع بیکاري
جوانان دانسته و از هموطنان عزیزمان دعوت می نماییم با رعایت اصلاح الگوي مصرف و حمایت از کار و کالاي ایرانی، در جهت تحقق نظام

 
پیشرفته اسلامی قدم بردارند. 

4- بار دیگر بر حفظ وحدت ملی و دوري از هرگونه اقدام و عمل تفرقه افکنانه و فتنه گرایانه جریان هاي داخلی و خارجی تاکید و بر حمایت
همه جانبه خود از همبستگی جهان اسلام و جبهه مقاومت دفاع از فلسطین و قدس اشغالی به عنوان مساله اول مسلمین تصریح و همچنین

 
جنایات وحشیانه رژیم مرتجع آل سعود و هم پیمانان آن در یمن و سکوت مجامع بین المللی و مدعی حقوق بشر را محکوم می نمائیم. 

5- با تقدیر از تلاش هاي دولت مردمی و خدمت گذار، مجلس انقلابی و قوه قضائیه عدالت محور، بر پیگیري مطالبات و انتظارات بر حق
مردم، مبارزه با فساد، مسدود نمودن روزنه هاي تبعیض، رانت خواري و جلوگیري از حاکم نمودن جو یأس و ناامیدي در کشور و رفع

 
مشکلات معیشتی تاکید می نماییم. 

6- ما ملت انقلابی و استکبارستیز ضمن حمایت از رویکرد جدید دولت بر ایجاد تعادل و توازن در تعامل با کشور ها و وقوف کامل به نقشه
هاي شوم شیطان بزرگ آمریکاي جنایتکار و آگاهی از جنگِ شناختی و رسانه اي دشمن، هرگونه مداخله و شبه افکنی و تخریب چهره نظام
مقدس جمهوري اسلامی را خیال خام دانسته و از پیشرفت ها و دستاوردهاي بزرگ در حوزه علم و فن آوري، نظامی، امنیتی و سیاسی

 
حمایت قاطع نموده و آمادگی خود را براي جان فشانی و دفاع در مقابل هرگونه تهدید احتمالی اعلام می نماییم. 

 
والسلام علیکم و رحمه االله و برکاته 

بیست و دوم بهمن 1400



تاکید بر تبعیت از منویات رهبري در قطعنامه پایانی مراسم 22 بهمن 1400

منبع: شبستانشماره خبر:  210  |  تاریخ: 1400/11/22

قطعنامه پایانی مراسم 22 بهمن یا محکوم کردن مواضع مقامات ارشد غربی درباره مبانی دفاعی ایران و تقدیر از تلاش هاي تیم
مذاکره کننده بر تبعیت از منویات رهبري تاکید دارد.

قطعنامه پایانی مراسم 22 بهمن یا محکوم کردن مواضع
مقامات ارشد غربی درباره مبانی دفاعی ایران و تقدیر از تلاش
هاي تیم مذاکره کننده بر تبعیت از منویات رهبري تاکید دارد.

به گزارش خبرگزاري شبستان، قطعنامه پایانی مراسم 22
بهمن یا محکوم کردن مواضع مقامات ارشد غربی درباره مبانی
دفاعی ایران و تقدیر از تلاش هاي تیم مذاکره کننده بر تبعیت

از منویات رهبري و توجه به قوانین مجلس شوراي اسلامی با تکیه بر عزم خلل ناپذیر جوانان مومن انقلابی کشور در فتح قله هاي پیشرفت و

 
توسعه کشور تاکید کرد. 

 
متن این بیانیه به شرح ذیل است : 

 
ُ مَعَکُمْ وَ لنَْ یتَِرَکُمْ أعَْمالکَُمْ (سوره محمد آیه 35)  لْمِ وَ أنَتُْمُ الأَْعْلَوْنَ وَ االلهَّ فَلا تهَِنُوا وَ تدَْعُوا إلِیَ السَّ

 
پس هرگز سست نشوید و دشمنان را به صلح ذلتّ بار دعوت نکنید در حالی که شما برترید، 

 
و خداوند با شماست و چیزي از ثواب اعمالتان را کم نمی کند! 

حمد و سپاس ذات اقدس احدیّت جلّ و علا را که چنین روزي به نام مقدس «یوم االله» آراسته گردید و نظام جمهوري اسلامی ایران، با قیام
قیامت گونه ملت، نخستین حکومت در عصر غیبت بر مبناي قرآن را ایجاد و در سایه ي نعمت اسلام و ولایت و رهبري پیامبرگونه حضرت
امام خمینی(قدس سره الشریف) حماسه اي بی نظیر برپا، و در پرتو آن محرومان و مستضعفان را فلاح و رستگاري بخشید و 22 بهمن را به

 
فجر رهایی مبدل و الگوي نجات بخش سایر ملل قرار داد. 

اینک در طلیعه چهل و چهارمین بهار استقلال، آزادي و جمهوري اسلامی که گفتمان انقلاب اسلامی با گسترش محور مقاومت و مقابله با
نظام استکبار و ایادي آن، فصل نوینی را در پیش روي جهانیان قرار داده و هندسه قدرت را تغییر و فتح دروازه تمدن نوین اسلامی را با
رهبري آیت االله العظمی امام خامنه اي(مد ظله العالی) مژده می دهد، ما شرکت کنندگان در مراسم 22 بهمن به نمایندگی از تمام مردم حق
جو و حق گوي ایران اسلامی و پیروان راه و مرام شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی، ضمن تجدید میثاق با ارزش ها و آرمان هاي انقلاب
اسلامی و بیعت با ولی فقیه و مقتداي عظیم الشان انقلاب اسلامی و همچنین ارواح طیبه شهداي این مسیر نورانی به شکرانه سالگشتِ
پیروزي انقلاب از عید ولادت حضرت زهرا(سلام االله علیها) تا ولادت امیرالمومنین علی(علیه السلام) را جشن گرفته و یوم االله 22 بهمن را در
قامت یک جشن بزرگ ملی گرامی داشته و با بانگ رساي توحیدي «االله اکبر ـ خامنه اي رهبر» و فریاد کوبنده «مرگ بر آمریکا، مرگ بر



 
انگلیس و مرگ بر اسرائیل» اعلام می نماییم: 

1- ملت شهید پرور و خداجوي ایران اسلامی، تحت هدایت و رهبري هوشمندانه مقام معظم رهبري و بر حسب بینش انقلابی خود، نیک
دریافته است که دشمن کژ اندیش و اهرمن خوي می کوشد که با تهاجم ترکیبی و با بهره گیري از دیکتاتوري رسانه اي، اقدامات فخرآفرین
و حماسه هاي بزرگ پیشرفت در عرصه هاي گوناگون را کم رنگ و بی اهمیت نشان دهد؛ از این رو، از تمامی دستگاه هاي ذیربط بخصوص
رسانه ملی و همچنین اندیشمندان، اهل قلم و افسران جنگ نرم می خواهیم که در جـهاد گسترده تبیین، ترفـندهاي دشمنان را نقش بر آب
کرده و مردم ایران، نسل جـوان و نیز افکار عمومی مسلمانان و جهانیان را از دستاوردهاي بزرگ ملت ایران در پرتو انقلاب اسلامی آگاه

 
سازند. 

2- ادامه مسیر پر فروغ انقلاب اسلامی، درس آموزي و عمل به بیانیه گام دوم انقلاب است و با جهاد تبیین به عنوان فریضه قطعی و فوري
می توان به بلنداي تشخیص نیاز لحظه و قله هاي رفیع آن دست یافت و ارتقاي روز افزون حوزه هاي علمی و فناوري، اقتصادي و نظامی و
بویژه استیفاي کامل حقوق هسته اي ملت ایران و تقویت روز افزون بنیه صنایع بازدارنده دفاعی و موشکی را مطالبه همگان دانسته و ضمن
محکوم نمودن مواضع مقامات ارشد غربی درباره مبانی دفاعی ایران، با تقدیر از تلاش هاي تیم مذاکره کننده، خواهان تبعیت از منویات ولی
امر مسلمین و توجه به قوانین مجلس شوراي اسلامی با تکیه بر عزم خلل ناپذیر جوانان مومن انقلابی کشور در فتح قله هاي پیشرفت و

 
توسعه کشور هستیم. 

3- تحقق اقتصاد مقاومتی در سایه جهش و جهاد تولید را تنها راهکار حل مشکلات اقتصادي کشور دانسته و ضمن مطالبه جدي و تاکید بر
اهتمام مضاعف مسئولان، نهادهاي قانون گذار و دستگاه هاي اجرایی به منظور پشتیبانی ها و مانع زدایی ها، ارتقاي کیفیت محصولات
داخلی را از تولید کنندگان خواستاریم و این مهم را در سایه توجه به افسران و رزمندگان جنگ اقتصادي، یعنی کارآفرینان و کارگران، قابل
تحقق می دانیم. ما شرکت کنندگان در این حماسه ملی، خود را ملزم به استفاده از کالاهاي بومی با هدف حمایت از اشتغال و رفع بیکاري
جوانان دانسته و از هموطنان عزیزمان دعوت می نماییم با رعایت اصلاح الگوي مصرف و حمایت از کار و کالاي ایرانی، در جهت تحقق نظام

 
پیشرفته اسلامی قدم بردارند. 

4- بار دیگر بر حفظ وحدت ملی و دوري از هرگونه اقدام و عمل تفرقه افکنانه و فتنه گرایانه جریان هاي داخلی و خارجی تاکید و بر حمایت
همه جانبه خود از همبستگی جهان اسلام و جبهه مقاومت دفاع از فلسطین و قدس اشغالی به عنوان مساله اول مسلمین تصریح و همچنین

 
جنایات وحشیانه رژیم مرتجع آل سعود و هم پیمانان آن در یمن و سکوت مجامع بین المللی و مدعی حقوق بشر را محکوم می نمائیم. 

5- با تقدیر از تلاش هاي دولت مردمی و خدمت گذار، مجلس انقلابی و قوه قضائیه عدالت محور، بر پیگیري مطالبات و انتظارات بر حق
مردم، مبارزه با فساد، مسدود نمودن روزنه هاي تبعیض، رانت خواري و جلوگیري از حاکم نمودن جو یأس و ناامیدي در کشور و رفع

 
مشکلات معیشتی تاکید می نماییم. 

6- ما ملت انقلابی و استکبارستیز ضمن حمایت از رویکرد جدید دولت بر ایجاد تعادل و توازن در تعامل با کشور ها و وقوف کامل به نقشه
هاي شوم شیطان بزرگ آمریکاي جنایتکار و آگاهی از جنگِ شناختی و رسانه اي دشمن، هرگونه مداخله و شبه افکنی و تخریب چهره نظام
مقدس جمهوري اسلامی را خیال خام دانسته و از پیشرفت ها و دستاوردهاي بزرگ در حوزه علم و فن آوري، نظامی، امنیتی و سیاسی

 
حمایت قاطع نموده و آمادگی خود را براي جان فشانی و دفاع در مقابل هرگونه تهدید احتمالی اعلام می نماییم. 

 
والسلام علیکم و رحمه االله و برکاته 

بیست و دوم بهمن 1400



دکتر سرکار: ایجاد فرصت اشتغال در شرکت هاي دانش بنیان در کاهش مهاجرت

نخبگان مؤثر است

شماره خبر:  211  |  تاریخ: 1400/11/22
منبع: دانشگاه علوم پزشکی

تهران

رئیس پژوهشکده فناوري ها و تجهیزات پیشرفته پزشکی، اعلام کرد، فعالیت دانشگاه در زمینه اقتصاد دانش بنیان، منجر به فروش
2 هزار میلیارد تومان محصولات پیشرفته پزشکی و حدود 8 هزار میلیارد تومان، صرفه جویی ارزي شده است.

درحاشیه بازدید وزیر بهداشت از دستاوردهاي دانشگاه علوم پزشکی تهران دکتر سرکار: ایجاد فرصت اشتغال در شرکت هاي دانش

 
بنیان در کاهش مهاجرت نخبگان مؤثر است 

رئیس پژوهشکده فناوري ها و تجهیزات پیشرفته پزشکی، اعلام کرد، فعالیت دانشگاه در زمینه اقتصاد دانش بنیان، منجر به فروش 2 هزار

 
میلیارد تومان محصولات پیشرفته پزشکی و حدود 8 هزار میلیارد تومان، صرفه جویی ارزي شده است. 

 
mp3.208063 دکتر سرکار: ایجاد فرصت اشتغال در شرکت هاي دانش بنیان در کاهش مهاجرت نخبگان مؤثر است 

اخبار مرتبط گالري عکس مرتبط گالري فیلم مرتبط گالري صوت

 
مرتبط 

به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، در حاشیه
بازدید وزیر بهداشت از بخشی از دستاوردهاي دانشگاه علوم پزشکی
تهران در حوزه فناوري هاي پزشکی و دارویی در 19 بهمن 1400،
دکتر سعید سرکار رئیس پژوهشکده فناوري ها و تجهیزات پیشرفته
پزشکی بابیان اینکه برنامه ها و دستاوردهاي دانشگاه، در راستاي
مطالبات مقام معظم رهبري در مرجعیت علمی ایران در 3 دهه

آینده است افزود: ایشان اقتصاد دانش بنیان را یکی از ارکان اقتصاد مقاومتی بیان کردند و در این راستا دانشگاه علوم پزشکی تهران، کارنامه

 
درخشانی را باکارهاي بی نظیري که انجام شده، به دست آورده است. 

دکتر سرکار ادامه این مسیر را نیازمند همت و حمایت بیشتري دانست و گفت: در زمینه ارتباط با صنعت نیز، دانشگاه دستاوردهاي بسیاري
دارد و شرکت هاي دانش بنیان زایشی با خلاقیت در حوزه طراحی و ساخت داروها، تجهیزات و ملزومات پزشکی و آزمون هاي حیوانی و

 
بالینی در کنار صنعت سلامت، فعالیت چشمگیري دارند. 

رئیس پژوهشکده فناوري ها و تجهیزات پیشرفته پزشکی، با اشاره به گستره دستاوردهاي دانشگاه گفت: فعالیت هاي دانشگاه در زمینه
اقتصاد دانش بنیان، منجر به فروش حدود 2 هزار میلیارد تومان محصول و 300 میلیون دلار (حدود 8 هزار میلیارد تومان) صرفه جویی ارزي

 
شده است. 

وي بابیان اینکه بودجه آموزشی و پژوهشی دانشگاه علوم پزشکی تهران، حدود 2 هزار و 800 میلیارد تومان است؛ درحالی که این دانشگاه،
معادل 3 برابر بودجه اي که دریافت می کند سودآوري دارد، گفت: این عملکرد نشان می دهد که دانشگاه علوم پزشکی تهران جامع محور

 
است و به جاي اینکه باري بر دوش جامعه باشد؛ باري از دوش جامعه برمی دارد. 

رئیس پژوهشکده فناوري ها و تجهیزات پیشرفته پزشکی با اشاره به دغدغه مهاجرت نخبگان گفت: باتربیت دانش آموختگان دانا و توانا و
ایجاد زمینه اشتغال تخصصی آنان، مهاجرت نخبگان کاهش می باید. براین اساس، باوجود شرکت هاي دانش بنیان، هزار اشتغال دانش بنیان



 
ایجاد و از مهاجرت افراد خبره و نخبه به خارج از کشور جلوگیري شده است. 

 
گروه خبري : ستاد مرکزي روابط عمومی,گروه خبري RSS کد خبر : 208063 

 
کپی لینک کوتاه 

 
 -
-



توجه به حوزه فناوري کاهش نرخ بیکاري در خوزستان را به دنبال دارد

منبع: دیار کارونشماره خبر:  212  |  تاریخ: 1400/11/22

رییس پارك علم و فناوري خوزستان با بیان اینکه توجه به حوزه فناوري باعث می شود نیاز این استان از سوي نیروهاي جوان و بومی
تامین و اشتغال رونق بگیرد گفت: گسترش حوزه فناوري در خوزستان نرخ بیکاري در جوانان به ویژه فارغ التحصیلان دانشگاهی را کاهش

 
می دهد. 

دکتر ایرج کاظمی نژاد پنجشنبه در حاشیه نمایشگاه نفت، گاز و پتروشیمی در گفت و گو با خبرنگار ایرنا اظهار داشت: پارك علم و فناوري
خوزستان از سطح فناوري بسیار بالایی برخوردار است که امیدواریم با حمایت همه جانبه به عنوان یکی از پارك هاي شاخص کشور به

 
جایگاه ویژه اي برسد. 

وي با اشاره به اینکه 18 شرکت فناور پارك علم و فناوري خوزستان به همراه پنج شرکت دانش بنیان از استان هاي فارس و خراسان رضوي
در نمایشگاه نفت ، گاز و پتروشیمی در اهواز حضور دارند افزود: همگی این شرکت ها در حوزه نفت، گاز و پتروشیمی فعال بوده و از برندهاي

 
پارك علم و فناوري هستند که بر اساس توانمندي و سطح فناوري از بین سایر متقاضیان انتخاب شدند. 

رییس پارك علم و فناوري خوزستان گفت: شرکت هاي دانش بنیان حاضر در این نمایشگاه محصولات خود را بدون پرداخت هیچ گونه

 
هزینه اي ارائه داده و از حمایت صد در صدي پارك علم و فناوري استان برخوردار هستند. 

وي ادامه داد: حدود 2 میلیارد ریال هزینه غرفه هاي مرتبط با پارك علم و فناوري در این نمایشگاه است و چون تعداد شرکت هاي تحت

 
پوشش پارك استان خوزستان بیشتر است سهم عمده این هزینه را پارك علم و فناوري این استان پرداخت کرده است. 

کاظمی نژاد یکی از وظایف ذاتی پارك علم و فناوري را حمایت از شرکت ها در زمینه تسهیلات مالی، فضاي فیزیکی و معنوي عنوان کرد و

 
گفت: حضور در نمایشگاه نفت، گاز و پتروشیمی براي ما بسیار استراتژیک است زیرا خوزستان مهد صنعت نفت ایران است . 

رییس پارك علم و فناوري خوزستان گفت: به واسطه موقعیت استراتژیک خوزستان در صنعت نفت، گاز و پتروشیمی، معمولا بسیاري از

 
شرکت هاي دانش بنیان تمایل دارند که محصولات خود را در این منطقه عرضه کنند. 

وي افزود: یکی از محصولات پارك علم و فناوري خوزستان که از سطح فناوري بالایی برخوردار بوده و یک قرارداد 160 میلیارد ریالی با

 
شرکت فولاد شادگان دارد توسط شرکت ناب اندیش اعصار رونمایی شد که این برند در حوزه تامین نیروي فنی و نظافت صنعتی فعال است. 

کاظمی نژاد گفت: این محصول نسل جدیدي از وکیوم پمپ ها است که قدرت بالایی داشته و قابل استفاده در صنعت فولاد و سایر صنایع
مشابه است. کارایی وکیوم پمپ ها در حوزه اجرایی شهرداري ها نیز بسیار موثر است. شهرداري ها می توانند به واسطه این پمپ هاي مکنده

 
عملیات نظافت سطوح را از روش سنتی به حالت مکانیزه تبدیل کنند. 

وي افزود: عرضه محصول توسط فناور باید به تقاضا منجر شود و یا به فروش برسد تا اشتغال و اقتصاد شرکت هاي دانش بنیان رونق پیدا

 
کند. مطمئنا با حمایت از جوانان می توانیم شاهد روزهاي خیلی خوبی براي استان باشیم. 



رضا بیژن زاده مدیر شرکت دانش بنیان ناب اندیش صنعت اعصار به عنوان فناور برتر کشور نیز گفت: دستگاه ساخته شده با نام وکیوم لودر

 
با قدرت بالا توان مکش اجرام سنگین مانند ضایعات آهن را نیز دارد. 

برنده جشنواره بین المللی خوارزمی افزود: ساخت این دستگاه عظیم حدود 6 ماه طول کشید که تماما توسط مهندسان این شرکت طراحی و

 
ساخته شده است. 

عضو بنیاد علمی نخبگان کشور گعت: این دستگاه در صنایع نفت، حفاري، پتروشیمی و فولاد کاربرد دارد و کشور را از واردات این نوع

 
دستگاه کاملا بی نیاز می کند. 

نمایشگاه تخصصی صنعت نفت و حفاري خوزستان در سال 1400 روز یکشنبه 17 بهمن در اهواز گشایش یافت.



مجلس براي کمک به دولت سیزدهم با عزم جدي وارد میدان شده است

منبع: دیار کارونشماره خبر:  213  |  تاریخ: 1400/11/22

نماینده مردم اهواز، باوي، کارون و حمیدیه در مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه این مجلس در راه خدمت و کمک براي پیشرفت

 
کشور از دولت سیزدهم حمایت می کند گفت: مجلس شوراي اسلامی با عزم جدي براي کمک به دولت انقلابی وارد میدان شده است. 

به گزارش ایرنا شبیب جویجري پنجشنبه در آیین افتتاح و کلنگ زنی 231 پروژه عمرانی ، تولیدي ، خدماتی و آموزشی در خوزستان

 
افزود:در انقلاب اسلامی توجه به محرومان و مظلومان یک هدف مهم است و دشمنان به دلیل همین رویکرد مخالف انقلاب اسلامی هستند. 

وي در ادامه با تشریح اقدامات انجام شده در کشور در مدت 43 سال گذشته اظهار داشت: اگر منصفانه قضاوت کنیم در کنار کارهاي زیادي

 
که بعد از انقلاب اسلامی در کشور انجام شده نقص ها و کمبودهاي زیادي نیز وجود دارد که باید برطرف شوند. 

جویجري اظهار داشت:با آرمان هاي انقلاب اسلامی بسیار فاصله داریم و دولت انقلابی عزم خود را جزم کرده تا به مناطق محروم بیشترین

 
توجه و رسیدگی را داشته باشد. 

فرمانده سپاه ولی عصر (عج) استان خوزستان نیز در این آیین گفت: براي جبران عقب افتادگی ها در بخش هاي مختلف به ویژه زیرساخت

 
هایی که دغدغه مردم است باید تلاش شبانه روزي انجام شود. 

سردار حسن شاهوار پور افزود: وضعیت برق استان خوزستان در تابستان امسال بسیار نگران کننده بود که امید است در سال 1401 این

 
مشکل به ویژه در پیک مصرف که مشکلاتی براي مردم و کارخانجات ایجاد کرد برطرف شود. 

وي بر توسعه اشتغال در خوزستان به عنوان یک مطالبه جدي تاکید کرد و ادامه داد: از شرکت هاي صنعتی و تولیدي بزرگ که در خوزستان

 
مستقر هستند انتظار می رود براي توسعه و پیشرفت این استان بیشتر تلاش کنند. 

فرمانده سپاه ولی عصر(عج) خوزستان در ادامه با بیان اینکه انقلاب اسلامی خدمات زیادي را در طول 43 سال ارائه کرده است افزود:

 
جمهوري اسلامی ایران با وجود مشکلات بسیار ، به پیشرفت هاي بسیار خوبی در زمینه هاي مختلف دست یافته است. 

مدیر کل نوسازي، توسعه و تجهیز مدارس خوزستان نیز در این آیین به تشریح طرح هاي آموزشی مورد بهره برداري در دهه فجر امسال در
این استان اشاره کرد و گفت: 6 مدرسه در قالب 19 کلاس درس به صورت همزمان در شهرستان هاي رامهرمز و دشت آزادگان افتتاح شدند.
علی قربانی اظهار داشت: مدرسه 2 کلاسه برکت شهید سردار قاسم سلیمانی در رامهرمز با زیربناي 109 مترمربع و اعتباري بالغ بر پنج

 
میلیارد ریال با مشارکت بنیاد برکت به بهره برداري رسید. 

مدیرکل نوسازي مدارس خوزستان با اشاره به افتتاح همزمان چهار طرح آموزشی در رامهرمز گفت : یک مدرسه 2 کلاسه با هزینه اي بالغ بر
6 میلیارد ریال با مشارك خیرنیک اندیش بهروز حقیقی در روستاي زویدي رمضان و سه مدرسه سه کلاسه در روستاهاي شهرستان رامهرمز

 
افتتاح شدند. 

 
وي افزود : در شهرستان رامهرمز 18 واحد آموزشی با 81 کلاس درس و اعتباري بالغ بر 300 میلیارد ریال در حال ساخت است. 

قربانی اظهار داشت : یک مدرسه 6 کلاسه در زمینی به مساحت یک هزارو 730 مترمربع و زیربناي 300 مترمربع با اعتباري بالغ بر 13

 
میلیارد ریال با مشارکت پتروشیمی اروند در روستاي هوفل علی آباد سوسنگرد افتتاح و به بهره برداري رسید. 

به مناسبت دهه مبارك فجر 231 پروژه در بخش هاي مختلف در استان خوزستان افتتاح یا کلنگ زنی شد.





گسترش سرمایه گذاري با توسعه زیرساخت ها در منطقه اقتصادي لامرد

منبع: معدن نیوزشماره خبر:  214  |  تاریخ: 1400/11/22

پایگاه خبري معدن نیوز -منطقه ویژه اقتصادي لامرد، در راستاي بسترسازي و ایجاد زیرساخت ها، با اهتمام و جدیت، تمام ظرفیت
خود را در راستاي تحقق این مهم به کار بسته و با تلاش مجموعه مدیریتی، علیرغم همه مشکلات و تنگناها، با توسعه زیرساخت ها،

شاهد گسترش حضور سرمایه گذاران است.

نوشته شده توسط: جمعه 22 بهمن 1400 - 10:54:13 15 بازدید چاپ پایگاه خبري معدن نیوز -منطقه ویژه اقتصادي لامرد، در
راستاي بسترسازي و ایجاد زیرساخت ها، با اهتمام و جدیت، تمام
ظرفیت خود را در راستاي تحقق این مهم به کار بسته و با تلاش
مجموعه مدیریتی، علیرغم همه مشکلات و تنگناها، با توسعه

 
زیرساخت ها، شاهد گسترش حضور سرمایه گذاران است. 

 
بزرگنمایی: 

به گزارش معدن نیوز -منطقه ویژه اقتصادي لامرد، در راستاي
بسترسازي و ایجاد زیرساخت ها، با اهتمام و جدیت، تمام ظرفیت
خود را در راستاي تحقق این مهم به کار بسته و با تلاش مجموعه
مدیریتی، علیرغم همه مشکلات و تنگناها، با توسعه زیرساخت ها،

 
شاهد گسترش حضور سرمایه گذاران است. 

احسان انصاري، مدیرعامل منطقه ویژه لامرد، با اشاره به ارزش تقریبی 20 هزار میلیارد ریالی قراردادهاي توسعه زیرساخت ها در منطقه ویژه
اقتصادي لامرد، تصریح کرد: این میزان سرمایه گذاري در پروژه هاي زیرساخت منطقه صورت گرفته که از جمله آن ها می توان به عملیات
اجرایی احداث زیرساخت هاي سیویل، احداث خط انتقال برق 132 کیلو ولت، احداث سوله انبار گمرك و سوله انبار منطقه و هم چنین

 
نصب و راه اندازي باسکول دوم منطقه ویژه، اشاره کرد. 

انصاري در ادامه با اشاره به سرمایه گذاري هاي جدید در منطقه افزود: از جمله سرمایه گذاري هاي صورت گرفته در منطقه ویژه اقتصادي
لامرد، انعقاد قرارداد احداث دو مجتمع پتروپالایشگاهی با حجم سرمایه گذاري بالغ بر 200 میلیون دلار با مشارکت ستاد اجرایی فرمان امام

 
و پیش بینی حضور دو پتروشیمی دیگر تا پایان سال است. 

 
وي اظهار امیدواري کرد که با احداث و ایجاد پتروشیمی ها در منطقه شاهد تحول و رونق در تولید و ایجاد اشتغال پایدار خواهیم بود. 

مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادي لامرد در ادامه با اشاره به دو طرح مهم و ملی در منطقه اظهار داشت: خرید تضمینی آب از سرمایه گذار
بخش خصوصی در قالب طرح انتقال آب از خلیج فارس به منطقه ویژه اقتصادي لامرد و بسترسازي آن براي توسعه در سطح استان و کشور
همچنین عملیات احداث آزاد راه لامرد به پارسیان براي سهولت دسترسی به اسکله بندر پارسیان را می توان از دیگر اقدامات برجسته منطقه
اقتصادي لامرد و سازمان ایمیدرو نام برد و خاطر نشان کرد که ارزش حدودي پروژه هاي مذکور بالغ بر 60 هزار میلیارد ریال تخمین زده

 
می شود. 



وي از حمایت هاي مداوم و موثر مهندس جعفري رییس هیات عامل ایمیدرو به سبب پیگیري هاي جدي در به سرانجام رساندن مگاپروژه

 
هاي ملی تقدیر به عمل آورد. 

انصاري در حوزه مسئولیت هاي اجتماعی منطقه ویژه اقتصادي لامرد و ایمیدرو، به آغاز عملیات اجرایی باند دوم محور لامرد به خنج اشاره
کرد و افزود: با مشارکت ایمیدرو مراحل اولیه اجراي پروژه دو بانده کردن جاده روبروي منطقه ویژه به منظور کاهش خطرات و حوادث جاده

 
اي آغاز شده است. 

وي همچنین کمک و حمایت از روستاهاي مجاور آسیب دیده از سیل را در راستاي مسئولیت هاي اجتماعی این منطقه دانست و افزود: در
پی بارندگی هاي سیل آسا در لامرد و خسارت به مردم، منطقه ویژه اقتصادي لامرد عزم خود را در جهت کمک به مردم روستاهاي همجوار
جزم کرد و به همین منظور آبرسانی از منطقه ویژه به روستاي مجاور و احداث ساختمان مسکونی براي دو خانواده آسیب دیده از سیل با

 
اقدام خیرخواهانه ي پیمانکاران منطقه ویژه اقتصادي لامرد در دستور کار قرار گرفت. 

لازم به ذکر است منطقه ویژه اقتصادي لامرد از مجموعه هاي تحت پوشش سازمان توسعه و نوسازي معادن و صنایع معدنی ایران (ایمیدرو)
در جنوب استان فارس و همجوار با دو استان هرمزگان و بوشهر (عسلویه) قرار دارد.



عبدالملکی :بستر نقش آفرینی تعاونی ها را در تحول اقتصادي کشور فراهم می کنیم

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  215  |  تاریخ: 1400/11/22

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: با توجه به ظرفیت هاي تعاونی ها در مردمی کردن اقتصاد، بستر لازم براي نقش آفرینی آنان
را فراهم می کنیم.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: با توجه به ظرفیت هاي
تعاونی ها در مردمی کردن اقتصاد، بستر لازم براي نقش

 
آفرینی آنان را فراهم می کنیم. 

دکتر «حجت االله عبدالملکی» در آئین افتتاحیه همزمان 102
طرح بخش تعاون با حضور معاون اول رئیس جمهور، اظهار
داشت: در سومین سال گام دوم انقلاب اسلامی و با روي کار
آمدن دولت مردمی، تسریع در حرکت ماندگار به سمت

 
تشکیل تمدن نوین اسلامی رقم خورده است. 

وي با بیان اینکه بیش از 60 میلیون نفر در امور معیشتی و
رفاهی با این وزارتخانه در ارتباط اند، افزود: بر اساس سیاست

 
هاي اقتصاد مقاومتی، تأکید ویژه اي بر نقش آفرینی مردم در کارآفرینی و اشتغال وجود دارد. 

عبدالملکی گفت: بر اساس گفتمان اسلام و سفارش قرآن کریم، تعاون برترین و مهم ترین بستر براي حضور مردم در حوزه تحول اقتصادي

 
کشور است. 

عبدالملکی با بیان اینکه از زمان شروع به کار دولت سیزدهم، چهار کلان پروژه در وزارت مردم آغاز شده است، بیان داشت: زیست بوم ملی

 
اشتغال جمهوري اسلامی ایران براي تعیین شرح وظایف و تقسیم کار میان دولت و مردم در دست انجام است. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی مسئله ساماندهی صندوق هاي بازنشستگی و تأمین اجتماعی، اصلاح نظام مدیریتی شرکت هاي تابعه و رفع
فقر مطلق را نیز از دیگر دستور کارهاي وزارت مردم عنوان کرد و گفت: شاخص هاي بررسی عملکرد دستگاه هاي اجرایی در حوزه تعاون نیز

 
تدوین می شود. 

در این مراسم 102 طرح تعاونی با اعتبار 2734 میلیارد تومان و اشتغالزایی 7081 نفر در حوزه هاي تولیدي، خدماتی، توزیعی و مسکن به

 
بهره برداري رسید. 

انتهاي پیام/



ادامه مسیر پر فروغ انقلاب اسلامی، درس آموزي و عمل به بیانیه گام دوم انقلاب

است

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  216  |  تاریخ: 1400/11/22

به گزارش گروه سیاسی خبرگزاري فارس، شوراي هماهنگی
تبلیغات اسلامی قطعنامه مراسم  یوم االله 22 بهمن ماه 1400

 
را منتشر کرد. 

 
متن قطعنامه یوم االله 22 بهمن به شرح ذیل است: 

 
بسم االله الرحمن الرحیم 

 
ُ مَعَکُمْ وَ لنَْ یتَِرَکُمْ أعَْمالکَُمْ (سوره محمد آیه 35)  لْمِ وَ أنَتُْمُ الأَْعْلَوْنَ وَ االلهَّ فَلا تهَِنُوا وَ تدَْعُوا إلِىَ السَّ

 
پس هرگز سست نشوید و دشمنان را به صلح ذلتّ بار دعوت نکنید در حالی که شما برترید، 

 
و خداوند با شماست و چیزي از ثواب اعمالتان را کم نمی کند! 

حمد و سپاس ذات اقدس احدیّت جلّ و علا را که چنین روزي به نام مقدس «یوم االله» آراسته گردید و نظام جمهوري اسلامی ایران، با قیام
قیامت گونه ملت، نخستین حکومت در عصر غیبت بر مبناي قرآن را ایجاد و در سایه ي نعمت اسلام و ولایت و رهبري پیامبرگونه حضرت
امام خمینی(قدس سره الشریف) حماسه اي بی نظیر برپا، و در پرتو آن محرومان و مستضعفان را فلاح و رستگاري بخشید و 22 بهمن را به

 
فجر رهایی مبدل و الگوي نجات بخش سایر ملل قرار داد. 

اینک در طلیعه چهل و چهارمین بهار استقلال، آزادي و جمهوري اسلامی که گفتمان انقلاب اسلامی با گسترش محور مقاومت و مقابله با
نظام استکبار و ایادي آن، فصل نوینی را در پیش روي جهانیان قرار داده و هندسه قدرت را تغییر و فتح دروازه تمدن نوین اسلامی را با
رهبري آیت االله العظمی امام خامنه اي(مد ظله العالی) مژده می دهد، ما شرکت کنندگان در مراسم 22 بهمن به نمایندگی از تمام مردم حق
جو و حق گوي ایران اسلامی و پیروان راه و مرام شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی، ضمن تجدید میثاق با ارزش ها و آرمان هاي انقلاب
اسلامی و بیعت با ولی فقیه و مقتداي عظیم الشان انقلاب اسلامی و همچنین ارواح طیبه شهداي این مسیر نورانی به شکرانه سالگشتِ
پیروزي انقلاب از عید ولادت حضرت زهرا(سلام االله علیها) تا ولادت امیرالمومنین علی(علیه السلام) را جشن گرفته و یوم االله 22 بهمن را در
قامت یک جشن بزرگ ملی گرامی داشته و با بانگ رساي توحیدي «االله اکبر ـ خامنه اي رهبر» و فریاد کوبنده «مرگ بر آمریکا، مرگ بر

 
انگلیس و مرگ بر اسرائیل» اعلام می نماییم: 

1- ملت شهید پرور و خداجوي ایران اسلامی، تحت هدایت و رهبري هوشمندانه مقام معظم رهبري و بر حسب بینش انقلابی خود، نیک
دریافته است که دشمن کژ اندیش و اهرمن خوي می کوشد که با تهاجم ترکیبی و با بهره گیري از دیکتاتوري رسانه اي، اقدامات فخرآفرین
و حماسه هاي بزرگ پیشرفت  در عرصه هاي گوناگون را کم رنگ و بی اهمیت نشان دهد؛ از این رو، از تمامی دستگاه هاي ذیربط بخصوص
رسانه ملی و همچنین اندیشمندان، اهل قلم و افسران جنگ نرم می خواهیم که در جـهاد گسترده تبیین، ترفـندهاي دشمنان را نقش بر آب



کرده و مردم ایران، نسل جـوان و نیز افکار عمومی مسلمانان و جهانیان را از دستاوردهاي بزرگ ملت ایران در پرتو انقلاب اسلامی آگاه

 
سازند. 

2- ادامه مسیر پر فروغ انقلاب اسلامی، درس آموزي و عمل به بیانیه گام دوم انقلاب است و با جهاد تبیین به عنوان فریضه قطعی و فوري
می توان به بلنداي تشخیص نیاز لحظه و قله هاي رفیع آن دست یافت و ارتقاي روز افزون حوزه هاي علمی و فناوري، اقتصادي و نظامی و
بویژه استیفاي کامل حقوق هسته اي ملت ایران و تقویت روز افزون بنیه صنایع بازدارنده دفاعی و موشکی را مطالبه همگان دانسته و ضمن
محکوم نمودن مواضع مقامات ارشد غربی درباره مبانی دفاعی ایران، با تقدیر از تلاش هاي تیم مذاکره کننده، خواهان تبعیت از منویات ولی
امر مسلمین و توجه به قوانین مجلس شوراي اسلامی با تکیه بر عزم خلل ناپذیر جوانان مومن انقلابی کشور در فتح قله هاي پیشرفت و

 
توسعه کشور هستیم. 

3- تحقق اقتصاد مقاومتی در سایه جهش و جهاد تولید را تنها راهکار حل مشکلات اقتصادي کشور دانسته و ضمن مطالبه جدي و تاکید بر
اهتمام مضاعف مسئولان، نهادهاي قانون گذار و دستگاه هاي اجرایی به منظور پشتیبانی ها و مانع زدایی ها، ارتقاي کیفیت محصولات
داخلی را از تولید کنندگان خواستاریم و این مهم را در سایه توجه به افسران و رزمندگان جنگ اقتصادي، یعنی کارآفرینان و کارگران، قابل
تحقق می دانیم. ما شرکت کنندگان در این حماسه ملی، خود را ملزم به استفاده از کالاهاي بومی با هدف حمایت از اشتغال و رفع بیکاري
جوانان دانسته و از هموطنان عزیزمان دعوت می نماییم با رعایت اصلاح الگوي مصرف و حمایت از کار و کالاي ایرانی، در جهت تحقق نظام

 
پیشرفته اسلامی قدم بردارند. 

4- بار دیگر بر حفظ وحدت ملی و دوري از هرگونه اقدام و عمل تفرقه افکنانه و فتنه گرایانه جریان هاي داخلی و خارجی تاکید و بر حمایت
همه جانبه خود از همبستگی جهان اسلام و جبهه مقاومت دفاع از فلسطین و قدس اشغالی به عنوان مساله اول مسلمین تصریح و همچنین

 
جنایات وحشیانه رژیم مرتجع آل سعود و هم پیمانان آن در یمن و سکوت مجامع بین المللی و مدعی حقوق بشر را محکوم می نمائیم. 

5- با تقدیر از تلاش هاي دولت مردمی و خدمت گذار، مجلس انقلابی و قوه قضائیه عدالت محور، بر پیگیري مطالبات و انتظارات بر حق
مردم، مبارزه با فساد، مسدود نمودن روزنه هاي تبعیض، رانت خواري و جلوگیري از حاکم نمودن جو یأس و ناامیدي در کشور و رفع

 
مشکلات معیشتی تاکید می نماییم. 

6- ما ملت انقلابی و استکبارستیز ضمن حمایت از رویکرد جدید دولت بر ایجاد تعادل و توازن در تعامل با کشور ها و وقوف کامل به نقشه
هاي شوم شیطان بزرگ آمریکاي جنایتکار و آگاهی از جنگِ شناختی و رسانه اي دشمن، هرگونه مداخله و شبه افکنی و تخریب چهره نظام
مقدس جمهوري اسلامی را خیال خام دانسته و از پیشرفت ها و دستاوردهاي بزرگ در حوزه علم و فن آوري، نظامی، امنیتی و سیاسی

 
حمایت قاطع نموده و آمادگی خود را براي جان فشانی و دفاع در مقابل هرگونه تهدید احتمالی اعلام می نماییم. 

 
والسلام علیکم و رحمه االله و برکاته 

 
بیست و دوم بهمن 1400 

انتهاي پیام/



در صدا و سیما کودك همسري و خشونت علیه زنان را تبلیغ می کنند

منبع: بهار نیوزشماره خبر:  217  |  تاریخ: 1400/11/22

گروه سیاسی: یک هفته از برنامه «جهان آرا» گذشته است در
یک هفته گذشته نه رئیس صدا و سیما عذر خواهی کرد و نه
عوامل برنامه حاضر به عذر خواهی شدند. چند روز پس از
اتفاقات برنامه اي که مسئولان زن در دولت هاي گذشته در
آن به خاطر پرداختن به کودك همسري و خشونت علیه زنان
مورد انتقاد قرار گرفته بودند، قتل دختر اهوازي رخ داد قتلی
که حالا نگاه ها را به سوي فعالان جلب کرده است. زهرا
شجاعی از جمله فعالان سیاسی اجتماعی حوزه زنان در

جمهوري اسلامی است و جزو اولین زنانی است که در دولت ایران به کابینه راه یافت. مدتی ریاست امور مشارکت زنان در دولت خاتمی و

 
مدتی مشاور وزیر کشور بود. 

 
گفت و گوي دیده بان ایران با زهرا شجاعی را بخوانید. 

 
 ....

 
- چه مساله اي باعث شد که شما در برنامه جهان آرا شرکت کنید؟ 

در تاریخ دوم بهمن ماه 1400 به مناسب هفته زن و روز مادر شبکه افق در برنامه جهان آرا یک برنامه اي را اختصاص می دهد به چهار دهه
سیاست گذاري در امور زنان. در این برنامه با کارشناس جوان و جدید و تازه کار حضور پیدا می کنند و یکسري مسائلی را مطرح می کنند
که در آن برنامه اتهامات خیلی سخیف را بی پروایانه نسبت به خانم مولاوردي در درجه اول و شروع کننده و آغازکننده اش را بنده به خاطر
این که بالاخره ما دوره قبل بودیم و همچنین خانم دکتر ابتکار مطرح می کنند. در این برنامه اي که پخش شد، ما تصمیم گرفتیم که یک
بیانیه مشترکی را صادر کنیم و هم از برنامه جهان آرا و هم از شبکه افق بخواهیم که به ما وقت دهند در پاسخ به این اتهامات ناروایی که زده
شده و هم حق قانونی و شکایت از عوامل برنامه و کارشناسان را براي خودمان محفوظ دانستیم و به همین دلیل برنامه جهان آرا و صدا و
سیما از ما دعوت کرد که در این برنامه شرکت کنیم. بنابراین این درخواست خود ما بود که شرکت کنیم. البته علاوه بر این بیانیه که بعد از
آن هم یک نامه رسمی به ریاست محترم سازمان آقاي جبلی ارسال کردیم و درخواست خودمان را رسما اعلام کردیم، چون حتما شما و
بینندگان می دانید که اگر در برنامه اي به کسی اتهام زده شود، دو برابر وقت باید به آن فرد داده شود براي این که در همان برنامه از
خودش دفاع کند. بنابراین ما درخواستمان را می دهیم و شرکت ما در این برنامه بنا بر درخواست ما و براي دفاع از اتهاماتی که در برنامه

 
هفته قبل نسبت به ما زده شده بود، به این دلیل. 

- شما فکر می کنید پشت پرده اي بابت این موضوع بوده و یا برنامه ریزي قبلی اي بوده که این دو کارشناس بیایند و این صحبت ها را

 
کنند؟ در برنامه اول. 

در برنامه اول تفکري که حاکم بر صدا و سیما و به ویژه بر شبکه افق است، یک تفکر زن ستیز است، یعنی تفکري نیست که متفکر باشد که
زن یک عنصر اجتماعی است، باید مشارکت سیاسی داشته باشد، از حقوقی برخوردار است و معتقد به این ادبیاتی که ما در حوزه زنان مطرح
می کنیم، نیست. حداقل می توانم بگویم به حداکثر این موارد معتقد نیست. بنابراین طبیعی است که چنین موضوعی را مطرح کند. بنابراین



برنامه ریزي اي که در این زمینه شده بود، ولی اشتباه در کار آن ها که من در آن برنامه هم عرض کردم، این بود که عنوان برنامه را گذاشته
بودند چهار دهه سیاست گذاري، یعنی نه کارشناس برنامه و نه مدیر برنامه، فرق بین سیاست گذاري و برنامه و اجرا را نمی دانستند، یعنی
اگر قرار است سیاست گذاري مورد ارزیابی قرار بگیرد، دستگاه متولی سیاست گذاري امور زنان که شوراي فرهنگی - اجتماعی زنان است، آن

 
دستگاه باید عملکردش مورد ارزیابی قرار می گرفت. 

بنابراین یا باید عنوان برنامه را اصلاح می کردند یا در مباحثشان طبق عنوان صحبت می کنند. بنابراین به این مسائل پرداخته شد و جاي
بسیار تاسف بود که اگر قرار بر نقد و ارزیابی عملکرد کل دستگاه هاي حوزه زنان در طی این چهار دهه بود که البته چهار دهه هم درست
نیست، چون ما سه دهه است که حوزه امور زنان داریم. ما در دهه اول انقلاب اسلامی هیچ نهاد متولی امور زنان نداشتیم، یعنی از سال 57 تا
سال 67 که یک دهه گذشت، هیچ تشکیلات دولتی و نهادهاي عمومی وجود نداشت در حوزه زنان. برخی NGO ها فعال بودند، برخی از
احزاب مثلا مثل حزب جمهوري اسلامی واحد خواهران داشتند، ولی نظام جمهوري اسلامی اصلا فعلا ظاهرا کاري با زنان نداشت و زنان فقط
باید در ستادهاي پشتیبانی جبهه و جنگ می آمدند و در راهپیمایی ها می آمدند و در انتخابات شرکت می کردند و در واقع سیاهی لشکر

 
می بودند. 

در سال 67 اولین نهاد تشکیل شد. فلذا به جاي چهار دهه باید می گفتیم سه دهه، عنوان هم که سیاست گذاري بود. بنابراین این تفکر که
بیان شود، به خصوص که تلاش برنامه ریزان و کارشناسان بر این بود که در طی این دوره بیشتر تلاش هاي دوره اصلاحات و اعتدال و
سازندگی مورد تخطئه قرار بگیرد و هیچ اشاره اي به دوره احمدي نژاد نکردند و فقط با دو، سه جمله کوتاه که مثلا التقاطی ایجاد شد و
انحرافی ایجاد شد؛ انگار که آن هشت سال اصلا هیچ اتفاقی، چه مثبت و چه منفی وجود نداشت و تمام انحرافات و خطاها و اشتباهات و ریل

 
گذاري ها و مفاسد اجتماعی را ما بنیان گذاري کردیم و ادامه دادیم. 

- در همین موضوعی که دارند می گویند چهار دهه سیاست گذاري، در واقع آن ها به چهار دهه نپرداختند، به چهار سالی که مثلا معاونت
خانم مولاوردي بوده یا خانم ابتکار بوده پرداخته اند، یعنی فقط به این موضوع ها پرداخته اند، به گذشته یا آینده اي که بعدا معاونت تغییر

 
کرده، یعنی هیچ صحبتی راجع به این موضوعات نکردند. 

به نظر می رسد بنا بر تخریب اصلاح طلبی و زنان اصلاح طلب و با تاکید و سیبل قراردادن شخص خانم مولاوردي و آنچنان هجمه اي که
نسبت به ایشان و دوره ایشان وارد کردند، خیلی شدید و خیلی اتهامات سنگینی به ایشان وارد کردند که واقعا جاي برخورد قضایی دارد و
مجازات سنگینی را می طلبد. بنابراین این ها اگر دقیق بخواهیم بگوییم، به چهار سال دوره خانم مولاوردي پرداختند و هشت سال دوره
اصلاحات را که دوره مسئولیت بنده بوده، به عنوان زمینه ساز و ریل گذاري و آغاز کار اشاره کردند و یک اشاره اي هم به دوره خانم ابتکار و

 
بحث کودك - همسري. 

 
- شما فکر می کنید چه ارتباطی بین تفکر شبکه افق وجود دارد براي تخریب اصلاح طلبان و زن هایی که براي این جناح هستند؟ 

اجازه دهید سوال شما را با سوال جواب دهم. یک نفر بیاید و توضیح دهد که این شبکه افق اصلا چیه، به کجا وابسته است، بودجه اش از
کجا تامین می شود، چه تفکري بر آن حاکم است؟ چون شبکه ورزش معلوم است کارش چیه، شبکه چهار مشخص است، شبکه یک، شبکه
دو، شبکه استان ها. یعنی در کشوري که هیچ سازمان و تشکیلات غیر از دولت امکان داشتن یک شبکه رسمی ندارد، چه نهادي و با چه
قدرتی یک شبکه را ایجاد کرده با این بودجه و امکانات و تشکیلات و ساختمان و استودیو و نیروهاي عظیم که شاید نزدیک به 50 نفر در آن
ساعت فعال بودند. بنابراین یک نفر این توضیح را بدهد، آن وقت مشخص می شود که شبکه افق و حامی و پشتیبان این شبکه چه دستگاه و

 
نهادي است، آن وقت تفکر حاکم بر آن نهاد، پاسخ سوال شما خواهد بود. 

 
- این که اصلاح طلبان هیچ تریبون رسمی اي ندارند، چه آسیبی خورده اند؟ 

متاسفانه برخلاف آن چه که در قانون اساسی آمده، برخلاف آن چه که خواسته انقلاب و نظام و رهبر انقلاب و حضرت امام بوده که باید مردم
آزاد باشند، گروه ها و تشکلات مختلف سیاسی فعال باشند و ما هم معتقد به تنوع و تکثر و آزادي بیان هستیم، تریبون رسمی کشور یک
تریبون صرفا دولتی است. بنابراین هیچ شبکه دیگري، هیچ نهاد دیگري، هیچ حزب و سازمان دیگري، هیچ گروه دیگري امکان داشتن یک



شبکه تلویزیونی ندارد. بنابراین نه فقط اصلاح طلبان، بلکه در سایر گروه ها یک چنین وضعی است. اما در مورد اصلاح طلبان به دلیل این که

 
خط فکري و سیاسی این ها با رسانه رسمی کشور تفاوت دارد، این ها از این فرصت هم نمی توانند استفاده کنند. 

 
- هشت سال دوره خاتمی یا هشت سال آقاي روحانی هم صدا و سیما تریبون آزادي به این حزب یا جناح داده نمی شد. 

نه تنها تریبون آزاد نمی داد، بلکه از رسانه رسمی، تخریب فعالیت دولت و نادیده انگاشتن تلاش ها و کوشش هایی که دولت داشت انجام می
داد، صورت می گرفت. در آن دوره مثلا بحث گوشت هاي آلوده را آمدند و مطرح کردند که دولت و وزارت جهاد کشاورزي را مقصر دانستند
که بعد معلوم شد که داستان از بیخ و بنُ خلاف و اشتباه است. یا مثلا داستان کارناوال عاشورا که در زمان انتخابات آقاي خاتمی مطرح شد،
دست اندرکارانش چه کسانی بودند؟ غیر از عوامل صدا و سیما؟ و نجات و بزرگواري آقاي خاتمی که اجازه ندادند این پرونده بعد از دوره
انتصاب ایشان پیگیري شود و آن را در قفسه شخصی خودشان بایگانی کردند. بنابراین نه تنها تریبون رسمی ندارند، بلکه از همین تریبون به
تخریب پرداخت. من فکر کنم مردم خیلی خوب متوجه شوند و می توانند خوب مقایسه کنند؛ الان شما نگاه کنید، نه الان، از چند سال
پیش در اخبار رسمی صدا و سیما در تبیین تلاش ها و فعالیت ها و کوشش هاي آقاي رئیسی که رئیس قوه قضاییه بود، چه تبلیغاتی صورت
می گرفت و صدر اخبار بود، تکرار می شد، اما در زمان آقاي روحانی آقاي این اتفاق می افتاد؟ در زمان آقاي خاتمی آیا این اتفاق می افتاد؟
این ها متاسفانه عدم رعایت عدالت و عدم توجه به مسئولیت و ماموریتی که یک سازمان دارد. صدا و سیما از بودجه عمومی دارد اداره می
شود، از مالیات مردم دارد اداره می شود، قرار بوده دانشگاه باشد، ولی اگر صدا و سیما ملی است، باید همه مردم را در نظر بگیرد، نه یک

 
جریان خاص، نه یک جناح خاص، نه در اختیار یک گروه خاص باشد. 

 
- همین الان صنف معلمان تظاهرات و تجمع دارند، آیا صدا و سیما این را پوشش می دهد؟ 

نه، خیلی موارد بسیار زیادي است که برحسب سلیقه و برحسب سیاست هایی که تدوین می کنند، نسبت به برخی اخبار می پردازند و برخی

 
از اخبار اصلا نادیده انگاشته می شود. 

- شاهد افزایش تبلیغات سن ستیزي در صدا و سیما هستیم. چه بخواهیم چندهمسري را در نظر بگیریم، چه کودك-همسري را در نظر

 
بگیریم و همین اتفاقی که براي شما در شبکه افق افتاده، فکر می کنید برنامه سازان صدا و سیما چه هدفی بابت این موضوع دارند؟ 

من از ابتدا شروع کنم. از ابتداي انقلاب و حتی زمان قبل از پیروزي انقلاب و در جریان نهضت اسلامی مردم و جنبشی که براي مبارزه با
رژیم پهلوي بر اساس مبانی دینی آغاز شد، یک خط فکري و یک جریانی وجود داشت که اصولا مخالف حضور و مشارکت زنان در این جریان
بود، یعنی جریانی که مخالف رژیم پهلوي بود، مخالف سیاسی بود، اما زنان را همچنان یک موجودات خانگی، یک موجوداتی درون پستوها
می انگاشت و با حضور اجتماعی و سیاسی آن ها مخالف بود. شاید برایتان جالب باشد که بگویم؛ مثلا می گفتند خانم ها حق شرکت در
تظاهرات و راهپیمایی را ندارند، براي این که وقتی شعار می دهند، صدایشان را نامحرم می شنود، یعنی بر اساس یکسري مبانی دینی
متاسفانه این چیزها مطرح می شد، در حالی که بر همین اساس مباحث دینی اولا صداي دسته جمعی زنان که با همدیگر شعار می دهند،
این خلاف شرع است. از این مساله شما بگیرید، این خط فکري تا جایی که می توانست تلاش و فعالیت کند، ولی با مقاومت امام خمینی

 
کمی ایم تفکر تعدیل شد. 

این افراد خیلی آن زمان نتوانستند خیلی عرض اندام کنند، ولی از بین نرفتند و همچنان در بدنه حکومتی باقی ماندند و در خیلی از دستگاه
ها نفوذ کردند؛ در آموزش و پرورش، در صدا و سیما، در نهادهاي فرهنگی و هر جا و هر زمانی که بتوانند، به نوعی به شکلی افکار و اندیشه
هاي خودشان را بیان می کنند و یک جایی قدرت عرض اندام پیدا می کنند، فرصتش را پیدا می کنند و مطرح می کنند و وقتی که مقاومت
و اعتراض مردم را می شنوند، یک مقداري عقب نشینی می کنند و کوتاه می آیند. شما ببینید خیلی از مطالبی که در صدا و سیما و خیلی
چیزهاي سخیفی که مطرح و پخش می شود که مثلا شما یک مرزي را بروید، با چند تا خانمش این جا به عنوان نمونه معرفی کنید یا بیایید
در ارتباط کودك-همسري را توجیه کنید، بیایید در ارتباط با ازدواج مجدد و موقت و غیره و یا این که به بعضی از مسائل نپردازید، بحث
همین کودك-همسري، بحث خشونت علیه زنان و مسائلی که وجود دارد، این ها همان تفکر است که در این لایه ها نفوذ کرده و شکل و فرم

 
بیانش را هر زمانی که فرصت بداند، بروز می دهد و ارائه می کند. 



- خانم شجاعی! این ها که شما می گویید این تفکر، خودشان را تفکر انقلابی می دانند. شما به عنوان یک فردي که اصلاح طلب هستید یا

 
اصلاح طلب ها یا خانم ابتکار هم می توانیم بگوییم، این ها در انقلاب تاثیري نداشتند یا خود شما؟ 

یک بار جوان بودیم دور هم از همین خانم ها و بسیاري از افراد، گفتم خوب است هر کسی بگوید که روز 12 بهمن 1357 کجا بوده است.
این کسانی که مدعی انقلاب هستند، هر کسی بگوید آن روز کجا بوده؛ نشان می دهد که چه کسانی در انقلاب نقش داشتند، سهم داشتند،
تلاش کردند، فعالیت کردند. افرادي که خودشان را انقلابی می نامند، مثل مسلمان نامیدن، عنوان گذاشتن و اسم گذاشتن خیلی آسان
است، اما این که شما آن اسلام واقعی، اسلام ناب یا انقلابی واقعی؛ ما اگر قرار باشد که بخواهیم تعریف دقیقی از اندیشه انقلابی در ارتباط با
جایگاه و نقش زن در بیاوریم، دو سه جمله در بیاوریم، از چه کسی باید بپرسیم؟ به کجا باید مراجعه کنیم؟ آیا سلایق شخصی افرادي که
ادعا می کنند باید براي ما ملاك باشد یا نه، برویم از سر چشمه؟ از جملات و افکار حضرت که وقتی ایشان می گویند زنان باید در مقدرات
اساسی مملکت دخالت کنند، خود این یک دنیا تفسیر و حرف دارد. وقتی می گوید مقدرات، یعنی آن جایی که سرنوشت کشور دارد تعیین
می شود. کجا تعیین می شود؟ در هیات وزیران، در شوراي نگهبان، در مجمع تشخیص مصلحت، در مجلس. بعد هم نمی فرمایند زنان
شرکت کنند، می گویند باید در مقدرات اساسی، یعنی نمی گوید فقط مشارکت توده. بنابراین این تفکر و اندیشه و سیره عملی ایشان و اگر
بخواهیم مراجعه کنیم به متون دینی و به مبانی نظري خودمان، به همین ترتیب نشان می دهد، ولی این افراد دم از انقلاب می زنند، ولی به

 
نظر من متاسفانه برداشتشان از انقلاب یک برداشت دقیق، واقع بینانه، علمی و به روز نیست. 

- خانمی که به عنوان میهمان بود و کارشناس تلفنی بود و داشت صحبت می کرد، کلمه سران فتنه را استفاده کرد. چه شد که این کلمه

 
آمد و ایشان از این واژه استفاده کرد؟ 

من در بحث هاي خودم گفتم روش، یعنی تازه شروع کرده بودیم، اصلا ما در آن برنامه هنوز دفاع نکرده بودیم، دفاع ما تمام نشده بود، حتی
به نیمه هم نرسیده بود. من در ابتداي برنامه به عنوان مقدمه یک بحثی را مطرح کردم، بعد فرصت را گفتم بدهیم به خانم مولاوردي، گفتیم

 
این دور اول، دوباره دور دوم و سوم و به همین ترتیب. 

من یادداشت هاي خیلی زیادي داشتم براي آن جلسه که اصلا وقت داده نشد که بپردازیم. من در صحبت هایی که مطرح کردم، اشاره کردم
به این که در ارزیابی یک نهاد یا یک فعالیت، دو تا روش وجود دارد؛ یک روش این است که ما بیاییم شاخص ها را مقایسه کنیم در یک
دوره، ابتدا و انتهاي دوره، یک روش هم روش فرایندي یا عملکردي است. من یک کتابی را به عنوان نمونه با خودم برده بودم؛ کتاب
«شاخص هاي توسعه انسانی برحسب جنس» که معاونت امور زنان درآورده بود، 40 تا شاخص را در 40 سال ارزیابی کرده بود که به خوبی
کارنامه جمهوري اسلامی را در حوزه زنان نشان می دهد که مثلا ما در عرصه سواد پیشرفت خیلی خوبی داشتیم، در عرصه اشتغال پیشرفت
خوبی نداشتیم، در عرصه بهداشت پیشرفت خوبی داشتیم، در امید زندگی، با عدد و رقم که حتی بعضی هایش را سال به سال یا دهه به دهه
بیان کردیم. این کتاب را خواستم نشان دهم و معرفی کنم، یادم افتاد این خانم در جلسه قبل یک جزوه اي را نشان داده بود که معلوم نبود
چی بود و نامش معلوم نبود، یعنی جزوه که هیچ اعتبار و ملاکی ندارد. بعد گفتم این حرکت بدي که در دوره انتخابات سال 88 انجام شد
توسط آقاي احمدي نژاد و نسبت به آقاي مهندس میرحسین موسوي این عمل را انجام داد و این بگم بگم و این سنت غلطی بود که از آن
زمان گذاشته شد، خواستم بگویم این روش خوبی نیست و من خیلی تمایل ندارم و من الان دارم کتاب معرفی می کنم و پرونده و بگم بگم
در این نیست. این تعبیري که من به کار بردم، انگار یک انفجار و آتش فشانی در ایشان به وجود آمد که نسبت به این موضوع حساسیت و
واکنشی نشان داد و واقعا جاي تاسف است که ما نتوانیم از تلویزیون رسمی و ملی جمهوري اسلامی نام یک فردي که حالا نه ما راجع به
عملکرد، یک فردي که هشت سال نخست وزیر امام بوده، نخست وزیر زمان جنگ بوده، ما حتی نامش را هم نتوانیم ببریم. آخر این چه
فضاي باز سیاسی است، این چه آزادي بیان است، این چه رسانه ملی است؟ تازه من در آن برنامه چون آن موقع بحث جریان انتخابات نبود،

 
یک ذکر نامی بردم از ایشان. اینقدر کم ظرفیتی، اینقدر کم طاقتی واقعا جاي تعجب و تاسف است. 

- خانم شجاعی! برخی از فعالان سیاسی معتقدند که خروج شما از برنامه زنده، کار درست و شجاعانه اي بوده و برخی معتقدند یک عقب

 
نشینی بوده؛ دلیل خودتان بابت این که از آن برنامه خارج شدید، چیست؟ 

دوستانی که معتقدند عقب نشینی بوده، فکر کنم آن ها که منصف و منطقی هستند، اطلاعات کافی ندارند. برنامه هاي تلویزیونی به چند
دسته تقسیم می شوند. یک وقتی شما مناظره دارید، یک وقتی شما میزگرد دارید، یک وقتی شما منبر و تریبون دارید، یک نفر دعوت می



کنید، سخنرانی آقاي جوادي آملی پخش می شود و مونولوگ و یک نفر صحبت می کند و بقیه گوش می دهند، یک وقتی شما یکسري
تماشاچی دارید که در پشت صحنه می نشینند. بنابراین مدل برنامه ها با هم متفاوت است. دوم این که وقتی بحث گفت وگو می شود، گفت

 
وگو یک مولفه هایی دارد. 

هر دو نفري که با هم حرف می زنند که اسمش گفت وگو نیست. دو نفر ممکن است سر چهارراه با همدیگر در حال گفت وگو باشند. یک نفر
در دادگاه دارد از خودش دفاع می کند؛ وکیل مدافع دارد دفاع می کند، قاضی دارد می شنود. آیا به این می گویند گفت وگو؟ گفت وگو
براي خودش مولفه هایی دارد، ویژگی هایی دارد و لوازمی دارد و باید این لوازم موجود باشد و آن قواعد باید اجرا شود تا اسمش را بگذاریم
گفت وگو. این هم راجع به تعریف گفت وگو. آن جلسه اي که ما درخواست شرکت کردیم، جلسه دفاعیه بود در واقع. ما خواستیم دفاع کنیم
از اتهاماتی که در جلسه قبل نسبت به من و خانم مولاوردي و خانم ابتکار زده شده بود. اتهام را چه کسی زده بود؟ اتهام را آن فردي زده بود
که دوباره او را دعوت کرده بودند. بنابراین ما باید دو برابر وقت می داشتیم، حالا دو برابر نه، همان یک برابر هم اجازه نداده بودند ما صحبت
کنیم و هنوز فرصت دفاع کامل هم به ما داده نشده بود. نکته بعدي این که هر برنامه تلویزیونی یکسري پروتکل ها و یکسري استانداردهایی
دارد که این باید رعایت شود و خود آن کسانی که تجربه دارند و یکدفعه وارد نشدند و با سلسله مراتب وارد کارهاي برنامه سازي شدند، می
دانند؛ این پروتکل ها باید رعایت شود. شما وقتی یک نفر را دعوت می کنی یا یک نفر قرار است در برنامه تان شرکت کند، خودش
درخواست کرده و شما قبول کردید، باید ویژگی ها و پروتکل هاي برنامه را به او بدهید که چیست. این ها باید از قبل به ما صراحتا و روشن
می گفتند که ما در این برنامه مجددا از همان خانمی که دفعه پیش یک ساعت وقت داشته و به شما اتهام زده، دوباره می خواهیم دعوت
کنیم که وسط برنامه دوباره ایشان صحبت کند. آن موقع بود که ما دیگر نمی رفتیم در این برنامه شرکت کنیم. بنابراین بدون این که این

 
مساله را براي ما مطرح کنند و ما را در جریان بگذارند... 

 
- آقاي یاوري، تهیه کننده برنامه می گویند ما مطلع کرده بودیم. 

من خودم از ایشان سوال کردم. همینطوري به ذهنم رسید، چون من تجربه برنامه تلویزیونی زیاد دارم. در دوره اي که ما ممنوع التصویر و
ممنوع المنبر نبودیم، تجربه داشتم. همینطور که رفتیم و نزدیک شروع برنامه از ایشان سوال کردم تماس مردمی تلفنی دارید؟ گفتند بعضی
وقت ها هست. یعنی ایشان انکار نکردند، جواب من را اینطوري داد. منِ سوال کننده و مثل من جواب دهنده؛ شما چه برداشتی از این می
کنید که مثلا ممکن است وسط برنامه یک ارتباط مردم زده شود و یک نفر زنگ بزند و یک سوالی بپرسد. اشکالی نداشت، ما جواب آن فرد

 
را می دادیم. 

ولی این که شما از قبل هماهنگ کردید با دو تا کارشناس و به هر کدامشان هم می خواهید وقت طولانی دهید و این کارشناس کسی است
که دفعه پیش به ما اتهام زده و ما هنوز فرصت دفاع پیدا نکردیم و بدون اطلاع ما و یکباره وسط برنامه شما اعلام می کنید که همان خانم
می خواهد بیاید، این خلاف است. و وقتی ما در یک بازي شرکت می کنیم، بالاخره بازي به معناي سیاسی اش دارم عرض می کنم؛ وقتی
قواعد بازي رعایت نمی شود، ادامه دادن در آن بازي، خلاف عقل و منطق است و ما به این دلیل جلسه را ترك کردیم. حتی اگر برنامه را
دیده باشید یا بینندگان شما دیده باشند، ما بلافاصله بلند نشدیم. با خانم مولاوردي صحبت کردیم و گفتیم ایشان در نهایت دو تا سه دقیقه
صحبت می کند، ولی با هم قرار گذاشتیم که جواب ایشان را ندهیم و گفتیم جواب حرف هاي قبلی اش را بدهیم؛ اینقدر جواب دارد که به

 
این ها نمی رسد. 

ضمن این که ایشان حرف تازه اي هم نزد. فکر کردیم دو، سه دقیقه است، ولی دیدیم بنده خدا ول کن معامله نیست و همینطور دارد ادامه
می دهد. حتی من تذکر دادم به مجري غیرعادل برنامه که شما تذکر دهید، بس است، قطع کنند ایشان. اگر ایشان تذکر می داد و قطع می
کرد و ما همچنان وقت داشتیم، آن دو سه دقیقه وقتمان را اغماض می کردیم و ادامه می دادیم، اما دیدیم ایشان ول کن نیست و همچنان
دارد ترك تازي می کند و همچنان دارد صحبت می کند و تهمت هایش را ادامه می دهد و واقعا روش غیرمحترمانه بود. بنابراین چه اتفاقی
می افتاد؟ وقت ما گرفته می شد، اسمش این بود که آن ها حضور ما را پذیرفته اند، در جلسه شرکت کردیم، امکان دفاع دقیق و کامل براي

 
ما وجود نداشت و برنامه هم تمام می شد. 



برنامه که نامحدود نبود، زمان دارد و آنتن را از ما می گرفتند و در نتیجه آن خیلی بدتر بود. به همین خاطر تصمیم گرفتیم جلسه را ترك
کنیم و اعتراض خودمان را هم به رفتار غیراخلاقی و ناعادلانه مجري که مجري باید بی طرف باشد. یکی از پروتکل هاي برنامه این است که
مجري خودش نباید وارد موضوع شود، مجري باید خودش طرح موضوع کند، مدیریت زمان کند، وقت را در اختیار افراد بگذارد، نه این که
خودش ایراد و اشکال و سوال و حالت بازجویی پیدا کند که چرا شما فلان نامه را امضاء کردید، چرا شما توییت کردید، چرا شما دعوت
کردید؛ نسبت به موارد دیگري که اصلا خارج از موضوع برنامه بود. مجري توانمند یک مجري اي است که بتواند موضوع را کنترل کند،
موضوع را جمع کند، یک فضایی فراهم کند که برنامه اینطور ابتر نشود. این برنامه کاملا ابتر بود، ناقص بود، البته در نهایت به نفع ما شد،
چون ما از این طریق بهتر توانستیم پیام خودمان را نسبت به رفتار غیرعادلانه و غیراخلاقی هاي شبکه افق و برنامه جهان آرا به جامعه
برسانیم، ولی این ناتوانی آن ها را نشان می دهد که نتوانستند یک برنامه خوبی را به ثمر برسانند. بنابراین علت ترك ما این بود که قواعد
حاکم بر یک برنامه تلویزیونی که قرار بر دفاع بود، رعایت نشد و بدون اطلاع ما، ما را در مقابل یک عمل انجام شده قرار دادند و فردي را که

 
دفعه پیش اتهام زده بود، دوباره دعوت کردند و با او هماهنگ کرده بودند، در نتیجه ما صلاح دیدیم که در آن جلسه ادامه ندهیم. 

آن نشست اصلا نشست گفت وگو نبود و همان جا به آن آقا گفتم. بله، ما افتخار می کنیم که رهبر اصلاحات، مبدع گفت وگوي تمدن ها
بوده و ابراز تاسف می کنیم از این که رهبر اصلاحات در سال گفت وگوي تمدن ها، در عکس دسته جمعی در سازمان ملل به دلیل همین
تفکر حاکم بر شبکه افق که ایشان نگران بود که مبادا کفن پوشان به راه بیفتند، ایشان در این عکس دسته جمعی حاضر نمی شود و جاي
ایشان خالی است به عنوان کسی که گفت وگوي تمدنها را مطرح کرده؛ چرا؟ ایشان خودشان براي ما گفتند، من آن موقع عضو دولت بودم.
گفتند چرا عکس نگرفتی؟ گفت ادب به من اجازه نمی داد که رفتار غیر این داشته باشم و نگران بودم که من در عکس باشم. چون جاي
ایشان پشت سر رئیس جمهور آمریکا، در دو ردیف بالاتر، دست راست بوده و ممکن بود ایشان برگردد و به من نگاه کند و یک دستی تکان
دهد، مثلا سلامی کند و من باید جواب می دادم و این کافی بود که در مراجعت به ایران، کفن پوشان به راه بیفتند. همین تفکر است که این
محدودیت را ایجاد می کند و این فرصت ها را از ما می گیرد. بنابراین جلسه، جلسه گفت وگو نبود، بلکه جلسه دفاعیه بود و در جلسه
دفاعیه باید قواعدش رعایت می شد و وقتی ما دیدیم قواعد جلسه رعایت نمی شود، بنابراین صلاح ندیدیم که ادامه دهیم، چون تایید آن

 
قواعد غلط بود و براي همین جلسه را ترك کردیم که بر اساس اعتراض ترك کردیم. 

 
- پیام شما به رئیس صدا و سیما چیست؟ 

ما تصورمان بر این بود که آقاي جبلی که به قول معروف و به قول خودشان از بدنه کارشناسی و با رعایت سلسله مراتب و با تلاش شخصی
خودشان به این سطح رسیده اند، رئیسی که تجربه مدیریت سازمان را در عرصه برون مرزي داشته، تصورمان این بود که یک مقداري ذهن
بازتر، یک مقداري سعه صدر بیشتر، یک مقداري دید وسیع تر نسبت به دنیا، نسبت به جهان، نسبت به کشور داشته باشند و فکر می کردیم
یک مقداري روش و مرام صدا و سیما نسبت به گذشته تغییر کرده و متاسفم که ما این خوش بینی را داشتیم و چنین اتفاقی افتاد. در هر
صورت پیام من این است که ما رسالت و ماموریت خودمان را هر کدام در نظر بگیریم و یک مقداري هم به آینده پیشینیانمان یک نگاهی
بیندازیم و ببینیم کسانی که در دوره قبل و در همین سازمان اقداماتی انجام دادند و تلاش هایی کردند، الان کجا هستند. بیاییم سرنوشت
آقاي لاریجانی را، سرنوشت آقاي سرافراز را، حالا آقاي ضرغامی فعلا عاقبت به خیر است؛ بالاخره یک نگاه کنند و ببینند به کجا انجامیده و

 
این ها . 

مرجع : دیده بان ایران



«تقدیر از تلاش هاي دولت مردمی و خدمت گذار» در قعطنامه راهپیمایی 22 بهمن

منبع: ایرناشماره خبر:  218  |  تاریخ: 1400/11/22

تهران- ایرنا- قطعنامه پایانی مراسم 22 بهمن با تقدیر از تلاش هاي دولت مردمی و خدمت گذار، مجلس انقلابی و قوه قضائیه
عدالت محور، بر پیگیري مطالبات و انتظارات بر حق مردم، مبارزه با فساد، مسدود نمودن روزنه هاي تبعیض، رانت خواري و رفع

مشکلات معیشتی تاکید کرد.

تهران- ایرنا- قطعنامه پایانی مراسم 22 بهمن با تقدیر از
تلاش هاي دولت مردمی و خدمت گذار، مجلس انقلابی و قوه
قضائیه عدالت محور، بر پیگیري مطالبات و انتظارات بر حق
مردم، مبارزه با فساد، مسدود نمودن روزنه هاي تبعیض، رانت

 
خواري و رفع مشکلات معیشتی تاکید کرد. 

به گزارش خبرگزاري ایرنا، قعطنامه پایانی مراسم یوم االله 22

 
بهمن ماه 1400 قرائت شد. 

 
متن کامل قطعنامه به شرح زیر است: 

 
بسم االله الرحمن الرحیم 

حمد و سپاس ذات اقدس احدیّت جلّ و علا را که چنین روزي به نام مقدس «یوم االله» آراسته گردید و نظام جمهوري اسلامی ایران، با قیام
قیامت گونه ملت، نخستین حکومت در عصر غیبت بر مبناي قرآن را ایجاد و در سایه ي نعمت اسلام و ولایت و رهبري پیامبرگونه حضرت
امام خمینی(قدس سره الشریف) حماسه اي بی نظیر برپا، و در پرتو آن محرومان و مستضعفان را فلاح و رستگاري بخشید و 22 بهمن را به

 
فجر رهایی مبدل و الگوي نجات بخش سایر ملل قرار داد. 

اینک در طلیعه چهل و چهارمین بهار استقلال، آزادي و جمهوري اسلامی که گفتمان انقلاب اسلامی با گسترش محور مقاومت و مقابله با
نظام استکبار و ایادي آن، فصل نوینی را در پیش روي جهانیان قرار داده و هندسه قدرت را تغییر و فتح دروازه تمدن نوین اسلامی را با
رهبري آیت االله العظمی امام خامنه اي(مد ظله العالی) مژده می دهد، ما شرکت کنندگان در مراسم 22 بهمن به نمایندگی از تمام مردم حق
جو و حق گوي ایران اسلامی و پیروان راه و مرام شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی، ضمن تجدید میثاق با ارزش ها و آرمان هاي انقلاب
اسلامی و بیعت با ولی فقیه و مقتداي عظیم الشان انقلاب اسلامی و همچنین ارواح طیبه شهداي این مسیر نورانی به شکرانه سالگشتِ
پیروزي انقلاب از عید ولادت حضرت زهرا(سلام االله علیها) تا ولادت امیرالمومنین علی(علیه السلام) را جشن گرفته و یوم االله 22 بهمن را در
قامت یک جشن بزرگ ملی گرامی داشته و با بانگ رساي توحیدي «االله اکبر ـ خامنه اي رهبر» و فریاد کوبنده «مرگ بر آمریکا، مرگ بر

 
انگلیس و مرگ بر اسرائیل» اعلام می نماییم: 

1- ملت شهید پرور و خداجوي ایران اسلامی، تحت هدایت و رهبري هوشمندانه مقام معظم رهبري و بر حسب بینش انقلابی خود، نیک
دریافته است که دشمن کژ اندیش و اهرمن خوي می کوشد که با تهاجم ترکیبی و با بهره گیري از دیکتاتوري رسانه اي، اقدامات فخرآفرین
و حماسه هاي بزرگ پیشرفت در عرصه هاي گوناگون را کم رنگ و بی اهمیت نشان دهد؛ از این رو، از تمامی دستگاه هاي ذیربط بخصوص



رسانه ملی و همچنین اندیشمندان، اهل قلم و افسران جنگ نرم می خواهیم که در جـهاد گسترده تبیین، ترفـندهاي دشمنان را نقش بر آب
کرده و مردم ایران، نسل جـوان و نیز افکار عمومی مسلمانان و جهانیان را از دستاوردهاي بزرگ ملت ایران در پرتو انقلاب اسلامی آگاه

 
سازند. 

2- ادامه مسیر پر فروغ انقلاب اسلامی، درس آموزي و عمل به بیانیه گام دوم انقلاب است و با جهاد تبیین به عنوان فریضه قطعی و فوري
می توان به بلنداي تشخیص نیاز لحظه و قله هاي رفیع آن دست یافت و ارتقاي روز افزون حوزه هاي علمی و فناوري، اقتصادي و نظامی و
بویژه استیفاي کامل حقوق هسته اي ملت ایران و تقویت روز افزون بنیه صنایع بازدارنده دفاعی و موشکی را مطالبه همگان دانسته و ضمن
محکوم نمودن مواضع مقامات ارشد غربی درباره مبانی دفاعی ایران، با تقدیر از تلاش هاي تیم مذاکره کننده، خواهان تبعیت از منویات ولی
امر مسلمین و توجه به قوانین مجلس شوراي اسلامی با تکیه بر عزم خلل ناپذیر جوانان مومن انقلابی کشور در فتح قله هاي پیشرفت و

 
توسعه کشور هستیم. 

3- تحقق اقتصاد مقاومتی در سایه جهش و جهاد تولید را تنها راهکار حل مشکلات اقتصادي کشور دانسته و ضمن مطالبه جدي و تاکید بر
اهتمام مضاعف مسئولان، نهادهاي قانون گذار و دستگاه هاي اجرایی به منظور پشتیبانی ها و مانع زدایی ها، ارتقاي کیفیت محصولات
داخلی را از تولید کنندگان خواستاریم و این مهم را در سایه توجه به افسران و رزمندگان جنگ اقتصادي، یعنی کارآفرینان و کارگران، قابل
تحقق می دانیم. ما شرکت کنندگان در این حماسه ملی، خود را ملزم به استفاده از کالاهاي بومی با هدف حمایت از اشتغال و رفع بیکاري
جوانان دانسته و از هموطنان عزیزمان دعوت می نماییم با رعایت اصلاح الگوي مصرف و حمایت از کار و کالاي ایرانی، در جهت تحقق نظام

 
پیشرفته اسلامی قدم بردارند. 

4- بار دیگر بر حفظ وحدت ملی و دوري از هرگونه اقدام و عمل تفرقه افکنانه و فتنه گرایانه جریان هاي داخلی و خارجی تاکید و بر حمایت
همه جانبه خود از همبستگی جهان اسلام و جبهه مقاومت دفاع از فلسطین و قدس اشغالی به عنوان مساله اول مسلمین تصریح و همچنین

 
جنایات وحشیانه رژیم مرتجع آل سعود و هم پیمانان آن در یمن و سکوت مجامع بین المللی و مدعی حقوق بشر را محکوم می نمائیم. 

5- با تقدیر از تلاش هاي دولت مردمی و خدمت گذار، مجلس انقلابی و قوه قضائیه عدالت محور، بر پیگیري مطالبات و انتظارات بر حق
مردم، مبارزه با فساد، مسدود نمودن روزنه هاي تبعیض، رانت خواري و جلوگیري از حاکم نمودن جو یأس و ناامیدي در کشور و رفع

 
مشکلات معیشتی تاکید می نماییم. 

6- ما ملت انقلابی و استکبارستیز ضمن حمایت از رویکرد جدید دولت بر ایجاد تعادل و توازن در تعامل با کشور ها و وقوف کامل به نقشه
هاي شوم شیطان بزرگ آمریکاي جنایتکار و آگاهی از جنگِ شناختی و رسانه اي دشمن، هرگونه مداخله و شبه افکنی و تخریب چهره نظام
مقدس جمهوري اسلامی را خیال خام دانسته و از پیشرفت ها و دستاوردهاي بزرگ در حوزه علم و فن آوري، نظامی، امنیتی و سیاسی

 
حمایت قاطع نموده و آمادگی خود را براي جان فشانی و دفاع در مقابل هرگونه تهدید احتمالی اعلام می نماییم. 

 
والسلام علیکم و رحمه االله و برکاته 

 
بیست و دوم بهمن 1400 

 
برچسب ها 

 
- مجلس شوراي اسلامی 

 
- 22 بهمن 

 
- مقام معظم رهبري 

 
- اقتصاد مقاومتی 



 
- ایالات متحده آمریکا 

 
- قاسم سلیمانی 

- فلسطین



تاکید بر تبعیت از منویات رهبري در قطعنامه پایانی مراسم 22 بهمن 1400

منبع: روزنامه تجارتشماره خبر:  219  |  تاریخ: 1400/11/22

قطعنامه پایانی مراسم 22 بهمن یا محکوم کردن مواضع
مقامات ارشد غربی درباره مبانی دفاعی ایران و تقدیر از تلاش
هاي تیم مذاکره کننده بر تبعیت از منویات رهبري و توجه به
قوانین مجلس شوراي اسلامی با تکیه بر عزم خلل ناپذیر
جوانان مومن انقلابی کشور در فتح قله هاي پیشرفت و توسعه

 
کشور تاکید کرد. 

 
متن این بیانیه به شرح ذیل است : 

 
ُ مَعَکُمْ وَ لنَْ یتَِرَکُمْ أعَْمالکَُمْ (سوره محمد آیه 35)  لْمِ وَ أنَتُْمُ الأَْعْلَوْنَ وَ االلهَّ فَلا تهَِنُوا وَ تدَْعُوا إلِیَ السَّ

 
پس هرگز سست نشوید و دشمنان را به صلح ذلتّ بار دعوت نکنید در حالی که شما برترید، 

 
و خداوند با شماست و چیزي از ثواب اعمالتان را کم نمی کند! 

حمد و سپاس ذات اقدس احدیّت جلّ و علا را که چنین روزي به نام مقدس «یوم االله» آراسته گردید و نظام جمهوري اسلامی ایران، با قیام
قیامت گونه ملت، نخستین حکومت در عصر غیبت بر مبناي قرآن را ایجاد و در سایه ي نعمت اسلام و ولایت و رهبري پیامبرگونه حضرت
امام خمینی(قدس سره الشریف) حماسه اي بی نظیر برپا، و در پرتو آن محرومان و مستضعفان را فلاح و رستگاري بخشید و 22 بهمن را به

 
فجر رهایی مبدل و الگوي نجات بخش سایر ملل قرار داد. 

اینک در طلیعه چهل و چهارمین بهار استقلال، آزادي و جمهوري اسلامی که گفتمان انقلاب اسلامی با گسترش محور مقاومت و مقابله با
نظام استکبار و ایادي آن، فصل نوینی را در پیش روي جهانیان قرار داده و هندسه قدرت را تغییر و فتح دروازه تمدن نوین اسلامی را با
رهبري آیت االله العظمی امام خامنه اي(مد ظله العالی) مژده می دهد، ما شرکت کنندگان در مراسم 22 بهمن به نمایندگی از تمام مردم حق
جو و حق گوي ایران اسلامی و پیروان راه و مرام شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی، ضمن تجدید میثاق با ارزش ها و آرمان هاي انقلاب
اسلامی و بیعت با ولی فقیه و مقتداي عظیم الشان انقلاب اسلامی و همچنین ارواح طیبه شهداي این مسیر نورانی به شکرانه سالگشتِ
پیروزي انقلاب از عید ولادت حضرت زهرا(سلام االله علیها) تا ولادت امیرالمومنین علی(علیه السلام) را جشن گرفته و یوم االله 22 بهمن را در
قامت یک جشن بزرگ ملی گرامی داشته و با بانگ رساي توحیدي «االله اکبر ـ خامنه اي رهبر» و فریاد کوبنده «مرگ بر آمریکا، مرگ بر

 
انگلیس و مرگ بر اسرائیل» اعلام می نماییم: 

1- ملت شهید پرور و خداجوي ایران اسلامی، تحت هدایت و رهبري هوشمندانه مقام معظم رهبري و بر حسب بینش انقلابی خود، نیک
دریافته است که دشمن کژ اندیش و اهرمن خوي می کوشد که با تهاجم ترکیبی و با بهره گیري از دیکتاتوري رسانه اي، اقدامات فخرآفرین
و حماسه هاي بزرگ پیشرفت در عرصه هاي گوناگون را کم رنگ و بی اهمیت نشان دهد؛ از این رو، از تمامی دستگاه هاي ذیربط بخصوص



رسانه ملی و همچنین اندیشمندان، اهل قلم و افسران جنگ نرم می خواهیم که در جـهاد گسترده تبیین، ترفـندهاي دشمنان را نقش بر آب
کرده و مردم ایران، نسل جـوان و نیز افکار عمومی مسلمانان و جهانیان را از دستاوردهاي بزرگ ملت ایران در پرتو انقلاب اسلامی آگاه

 
سازند. 

2- ادامه مسیر پر فروغ انقلاب اسلامی، درس آموزي و عمل به بیانیه گام دوم انقلاب است و با جهاد تبیین به عنوان فریضه قطعی و فوري
می توان به بلنداي تشخیص نیاز لحظه و قله هاي رفیع آن دست یافت و ارتقاي روز افزون حوزه هاي علمی و فناوري، اقتصادي و نظامی و
بویژه استیفاي کامل حقوق هسته اي ملت ایران و تقویت روز افزون بنیه صنایع بازدارنده دفاعی و موشکی را مطالبه همگان دانسته و ضمن
محکوم نمودن مواضع مقامات ارشد غربی درباره مبانی دفاعی ایران، با تقدیر از تلاش هاي تیم مذاکره کننده، خواهان تبعیت از منویات ولی
امر مسلمین و توجه به قوانین مجلس شوراي اسلامی با تکیه بر عزم خلل ناپذیر جوانان مومن انقلابی کشور در فتح قله هاي پیشرفت و

 
توسعه کشور هستیم. 

3- تحقق اقتصاد مقاومتی در سایه جهش و جهاد تولید را تنها راهکار حل مشکلات اقتصادي کشور دانسته و ضمن مطالبه جدي و تاکید بر
اهتمام مضاعف مسئولان، نهادهاي قانون گذار و دستگاه هاي اجرایی به منظور پشتیبانی ها و مانع زدایی ها، ارتقاي کیفیت محصولات
داخلی را از تولید کنندگان خواستاریم و این مهم را در سایه توجه به افسران و رزمندگان جنگ اقتصادي، یعنی کارآفرینان و کارگران، قابل
تحقق می دانیم. ما شرکت کنندگان در این حماسه ملی، خود را ملزم به استفاده از کالاهاي بومی با هدف حمایت از اشتغال و رفع بیکاري
جوانان دانسته و از هموطنان عزیزمان دعوت می نماییم با رعایت اصلاح الگوي مصرف و حمایت از کار و کالاي ایرانی، در جهت تحقق نظام

 
پیشرفته اسلامی قدم بردارند. 

4- بار دیگر بر حفظ وحدت ملی و دوري از هرگونه اقدام و عمل تفرقه افکنانه و فتنه گرایانه جریان هاي داخلی و خارجی تاکید و بر حمایت
همه جانبه خود از همبستگی جهان اسلام و جبهه مقاومت دفاع از فلسطین و قدس اشغالی به عنوان مساله اول مسلمین تصریح و همچنین

 
جنایات وحشیانه رژیم مرتجع آل سعود و هم پیمانان آن در یمن و سکوت مجامع بین المللی و مدعی حقوق بشر را محکوم می نمائیم. 

5- با تقدیر از تلاش هاي دولت مردمی و خدمت گذار، مجلس انقلابی و قوه قضائیه عدالت محور، بر پیگیري مطالبات و انتظارات بر حق
مردم، مبارزه با فساد، مسدود نمودن روزنه هاي تبعیض، رانت خواري و جلوگیري از حاکم نمودن جو یأس و ناامیدي در کشور و رفع

 
مشکلات معیشتی تاکید می نماییم. 

6- ما ملت انقلابی و استکبارستیز ضمن حمایت از رویکرد جدید دولت بر ایجاد تعادل و توازن در تعامل با کشور ها و وقوف کامل به نقشه
هاي شوم شیطان بزرگ آمریکاي جنایتکار و آگاهی از جنگِ شناختی و رسانه اي دشمن، هرگونه مداخله و شبه افکنی و تخریب چهره نظام
مقدس جمهوري اسلامی را خیال خام دانسته و از پیشرفت ها و دستاوردهاي بزرگ در حوزه علم و فن آوري، نظامی، امنیتی و سیاسی

 
حمایت قاطع نموده و آمادگی خود را براي جان فشانی و دفاع در مقابل هرگونه تهدید احتمالی اعلام می نماییم. 

 
والسلام علیکم و رحمه االله و برکاته 

بیست و دوم بهمن 1400



انتقاد شدید خانه کارگر یزد از دولت رئیسی

منبع: آفتابشماره خبر:  220  |  تاریخ: 1400/11/22

وقتی معاون وزیرکار در مقابل دوربین صداوسیما اعلام می کند خط فقر 4 میلیون تومان است باید فاتحه وزارت کار را بخوانیم.

 
وقتی معاون وزیرکار در مقابل دوربین صداوسیما اعلام می کند خط فقر 4 میلیون تومان است باید فاتحه وزارت کار را بخوانیم. 

آفتاب نیوز : دبیر اجرایی خانه کارگر یزد گفت: هنگامی که معاون
وزیرکار در مقابل دوربین صداوسیما و چشم مردم اعلام می کند که
خط فقر 4 میلیون تومان است و با اصرار بیهوده از این ادعاي خود

 
دفاع می کند، باید فاتحه وزارت کار را بخوانیم. 

علی دهقانی (دبیر اجرایی خانه کارگر یزد) با ابراز تاسف شدید از به
کارگیري نیرو هاي ناکارآمد، ناآگاه و ناتوان در وزارت تعاون، کار و

رفاه اجتماعی گفت: متاسفانه افرادي در وزارت کار روي کار آمده اند که نگاه کمیته امدادي دارند و درك درستی از تعاون، اشتغال و حل

 
مسائل کارگري و کارفرمایی ندارند. 

علی دهقانی با انتقاد از آمار هایی که از سوي مسئولان وزارت کار اعلام می شود، گفت: هنگامی که معاون وزیرکار در مقابل دوربین
صداوسیما و چشم مردم اعلام می کند که خط فقر 4 میلیون تومان است و با اصرار بیهوده از این ادعاي خود دفاع می کند، باید فاتحه

 
وزارت کار را بخوانیم. 

وي با ابراز تاسف از اینکه با وجود گستردگی وظایف و مسولیتها، در وزارت کار نگاه تخصصی وجود ندارد، گفت: افرادي در این وزارتخانه
عریض و طویل و البته تخصصی به کار گرفته شده اند که با چالش هاي کارگر و کارفرما بیگانه هستند، اشتغال زایی را متوجه نمی شوند و

 
بسیاري موارد دیگر که انتخاب ها و انتصاب ها را زیر سوال برده است. 

دبیر اجرایی خانه کارگر یزد با انتقاد از ادعاي ایجاد شغل با یک میلیون تومان گفت: وقتی از اشتغال زایی و فرصت شغلی درك درستی وجود

 
نداشته باشد، عالی ترین مقام مسئول وزارت کار اعلام می کند با یک میلیون تومان هم می شود شغل ایجاد کرد. 

وي نسبت به تبعات اظهارات غیرکارشناسانه و اعلام عدد و ارقام غیرمنطقی از سوي دولتمردان هشدار داد و گفت: هنگامی که یک وزیر یا
معاون وزیر از اعداد و ارقامی سخن می گویند که با واقعیت ها بیگانه است، مردم به ویژه دهک هاي پایین جامعه که با سختی و مشقت

 
زندگی خود را می گذرانند، از وجود چنین مدیران ناآگاهی احساس ناامیدي می کنند. 

دهقانی با اعلام اینکه بر اساس آمار هاي موجود، بیش از 60درصد جامعه زیر خط فقر قرار دارند، گفت: بسیار جاي تاسف دارد که معاون
وزیر کار معتقد است با 4 میلیون تومان می توان زندگی کرد، در صورتی که 4 میلیون تومان هزینه هاي نیمی از روز هاي ماه را تامین نمی

 
کند. 

وي با اعلام اینکه از زمان روي کار آمدن دولت سیزدهم، هیچ تحولی در عرصه تولید، اشتغال و روابط کارگر و کارفرما به وجود نیامده است،



 
گفت: شرایط بحرانی امروز ناشی از مدیران ناکارآمد و مدیریت اتوبوسی در وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی است. 

دبیر اجرایی خانه کارگر یزد خطاب به رئیس جمهور گفت: چرا افراد ناآگاه، ناتوان و نامطلع را روي کار می آورید؟ آیا نمی دانید مدیر

 
ناکارآمد و ناآگاه، عملکرد تمام دولت را زیر سوال می برد؟ 

وي گفت: در شرایطی که بحران هاي جدي بنگاه هاي اقتصادي، تولید و اشتغال را فرا گرفته، باید افرادي مسلط و آگاه روي کار می آمدند،
اما امروزه افرادي سر کار آمده اند که با آمارسازي هاي غیر واقعی و اظهارات غیرکارشناسانه، روح و روان جامعه را تخریب می کنند و باعث

 
ناامیدي مردم می شوند. 

دهقانی خطاب به رئیس دولت سیزدهم گفت: کاش با کسانی که شناخت درستی از رابطه کارگر و کارفرما، تولید و بنگاه اقتصادي دارند،
مشورت می کردید و از آن ها می خواستید مدیرانی توانمند و کارآمد را به شما معرفی کنند.



تصویب «قانون عملیات بانکداري بدون ربا» شاه بیت تحولات بانکی پس از انقلاب/

نظام بانکی تحریم ها را مدیریت کرد

منبع: خبر فوريشماره خبر:  221  |  تاریخ: 1400/11/22

مدیرعامل بانک صادرات از دستاوردهاي نظام بانکی پس از پیروزي انقلاب اسلامی می گوید که شاه بیت آن تصویب «قانون عملیات
بانکداري بدون ربا» و توانایی نظام بانکی براي مدیریت شرایط سخت تحریم ها است.

مدیرعامل بانک صادرات از دستاوردهاي نظام بانکی پس از پیروزي انقلاب اسلامی می گوید که شاه بیت آن تصویب «قانون عملیات

 
بانکداري بدون ربا» و توانایی نظام بانکی براي مدیریت شرایط سخت تحریم ها است. 

براي مرور دستاوردهاي نظام بانکی پس از پیروزي انقلاب اسلامی با
حجت اله صیدي، مدیر عامل بانک صادرات ایران به گفت و گو
نشستیم. صیدي از تحول نظام بانکی در سالهاي پس از پیروزي
انقلاب می گوید که تصویب «قانون عملیات بانکداري بدون ربا» به
عنوان چارچوبی مترقی، سرآغازي بر آن بود. در گام بعد، تقویت
مزیت هاي نسبی کشور و تأمین مالی صنایعی از قبیل فولاد،
سیمان، مواد غذایی، نفت، گاز و پتروشیمی قرار داشت که به

استقلال اقتصادي به عنوان ساحتی از استقلال در مفهوم انقلابی و همه جانبه آن یاري رساند؛  مسیري که هر چند با موانعی چون جنگ
تحمیلی و تحریم هاي ظالمانه مواجه بود، اما با اصلاح ساختار و ارتقاي استانداردهاي نظام بانکی و استفاده حداکثري از فناوري هاي نوین
طی شد. او چشم انداز پیش روي  نظام بانکی را که در افق گام دوم انقلاب معنا می یابد، با دو مفهوم حمایت از تولید و گسترش عدالت
اجتماعی همساز می انگارد، دو مفهومی که بانک صادرات ایران با توجه به حضور همیشگی در متن مردم  براي هریک طرح ها و  محصولاتی
نو عرضه داشته و برآن است که علاوه بر اصالت عدالت به عنوان یکی از اصلی ترین آرمان ها، تأمین مالی مردم کم برخودار و کم درآمد

 
کمک می کند تا پیشرفت اقتصادي نیز بهتر و سریعتر در دسترس قرار گیرد. 

 
نظام بانکی ما پس از پیروزي انقلاب اسلامی تا چه حد متحول شد و چقدر توانست با اهداف و آرمان هاي انقلاب همسو و منطبق شود؟ 

 صیدي: انقلاب اسلامی مبتنی برآموزه ها و اصول دین مبین اسلام و شعارهاي کلیدي آن استقلال، آزادي و جمهوري اسلامی بود. طبیعی
است که بعد از پیروزي انقلاب و برقراري نظام جمهوري اسلامی که مؤلفه ها و تعاریف خود را دارد و  تدوین قانون اساسی، نظام بانکی نیز
باید دچار تحول می شد و از انقلاب تأثیر می پذیرفت. یکی از مهمترین کارهایی که در همان سال هاي اول استقرار نظام جمهوري اسلامی
اتفاق افتاد، این بود که فقها  با کار ویژه و منسجم در خصوص عقود اسلامی، قانون عملیات بانکداري بدون ربا را تدوین کردند که در سال 62

 
تصویب شد. 

صیدي: در اسلام و اقتصاد اسلامی چند مفهوم خیلی برجسته است و وقتی به قانون عملیات بانکی بدون ربا می نگریم، متوجه می شویم که
توجه خوبی به آنها شده است. یکی از این مفاهیم محاسبه سود واقعی و دیگري توزیع عادلانه سود است.در عملیات بانکی بدون ربا اولین
نکته در محاسبه سود واقعی این است که وقتی وجهی به یک فعالیت اقتصادي تخصیص پیدا می کند تا سودي حاصل شود، آن عملیات باید
واقعی باشد. دوم این که این سود بین شرکا یا افراد درگیر در آن فعالیت اقتصادي به صورت عادلانه توزیع شود. (می دانیم که عادلانه به
معنی مساوي نیست). این امر در قالب عقود معین محقق می شود که طرف هاي عقد ممکن است بانک و عامل(انجام دهنده فعالیت



اقتصادي) یا دو شریک باشند. مضاربه، مساقات، مرابحه و مشارکت از جمله این عقود هستند. با این که هر متن قانونی قابل نقد است، اما من
این قانون را قانون بسیار پیشرفته اي می دانم. یکی از نشانه هاي آن هم این است که تا امروز که بیش از 38 سال از جاري شدن قانون

 
عملیات بانکی بدون ربا می گذرد، نیازي به تغییر آن احساس نشده است. این قانون بحمداالله یکی از ثمرات انقلاب بود. 

یکی از مهمترین شعارهاي انقلاب اسلامی، استقلال بود. بانک ها براي کاهش وابستگی و افزایش خوداتکایی کشور در این بیش

 
از چهاردهه چه نقشی ایفا کردند و در دستیابی به آن  چقدر موفق بودند؟ 

صیدي: بحث استقلال براي جمهوري اسلامی خیلی مهم است و بانک ها هم باید در همین مسیر حرکت کنند. در این بحث استقلال را در
حوزه اقتصاد در نظر می گیریم، اگرچه می توان در حوزه سیاست و فرهنگ و  سایر حوزه ها هم به طور مبسوط گفت و گو کرد؛ اما از
آنجایی که در حوزه بانکداري بحث می کنیم، استقلال اقتصادي را مد نظر داریم. براي دستیابی به استقلال اقتصادي، لازم بود که زیرساخت
هاي کشور محکم شوند و براي این که کشور روي پاي خود بایستد، شاخص ها در حوزه اقتصاد کلان بهبود پیدا کند. باید از مزیت هاي
نسبی کشور استفاده و آنها را تقویت می کردیم و این ها نیاز به تأمین مالی داشت که نظام بانکی باید انجام می داد. به جاي این که خام
فروشی کنیم، باید به سمت ایجاد ارزش افزوده در معادن و ذخایر کشور می رفتیم. در فولاد کارهاي بزرگی شد؛ مثل فولاد مبارکه، فولاد
خوزستان و فولاد خراسان. الحمدالله الان در استان هرمزگان چند طرح بزرگ فولادي داریم که چند تا از آنها به بهره برداري رسیده است.
براي این که زنجیره فولاد تکمیل شود، باید از معادن، سنگ آهن استخراج می شد و فرآیند تبدیل به شمش فولادي را طی می کرد. بنابراین
کارخانه هاي آهن اسفنجی، گندله سازي، کنسانتره و امثال اینها ایجاد شد که این فعالیت ها نیاز به تأمین مالی داشت. بعد از آن به جاي

 
واردات ورق آهن از کره و روسیه براي تولید خودرو، تجهیزات و ماشین آلات، بانک ها کارخانه هاي فولاد را تأمین مالی کردند. 

اوائل انقلاب تولید سیمان کشور در حداقل میزان بود و در دهه 70 لازم بود به 56 تا 70 میلیون تن و تا امروز به 80 میلیون تن برسد که
تقریباً محقق شده است. کارخانه هاي سیمان با تأمین مالی بخش بانکی ایجاد شدند. در مواد غذایی خیلی مشکل داشتیم. حتی پنیر را از
دانمارك وارد می کردیم. وقتی جمعیت زیاد می شود، شیوه هاي سنتی تولید روستایی و خانگی براي جمعیت 50 تا 80 میلیونی جوابگو
نیست و انواع لبنیات باید به شیوه صنعتی تولید شود. بنابراین لازم بود شرکت هاي لبنی بزرگ تأسیس شود یا شرکت هاي موجود بزرگتر
شوند. نظام بانکی به داد اینها رسید و در حال حاضر کشور تولید کننده و صادر کننده انواع محصولات لبنی است که نقش نظام بانکی را در

 
این بخش برجسته می کند. 

 
در حوزه تأمین مالی مزیت نسبی کشور یعنی نفت و گاز و پتروشیمی چطور؟ 

صیدي: در این حوزه روشن است که هم اکتشاف باید صورت می گرفت و هم حفاري و استخراج. بعد از تکمیل فرآیندها باید به جاي صادرات
نفت خام و گاز، آنها را به فرآورده هاي بالادستی و پایین دستی و محصول نهایی تبدیل می کردیم. بنابراین ابتدا پالایشگاه ها و بعد شرکت
هاي پتروشیمی ایجاد شدند. پارس جنوبی در عسلویه اوج این کار بود. تأمین مالی این بخش را هم نظام بانکی به عهده گرفت و این پیشرفت

 
ها باعث شد که کشور در تحقق استقلال جلو برود. 

 
آیا از منظر نظام بانکی، شاخصی براي سنجش این کاهش وابستگی و  تحقق مفهوم استقلال اقتصادي وجود دارد؟ 

صیدي:  استقلال یک مفهوم نسبی است و مطلق نیست که با تعیین یک عدد بتوان تشخیص داد. در همه جاي دنیا مزیت نسبی برقرار است.
در ایران هم نظام بانکی به این روند کمک کرد و به جاي واردات محصولات متنوع، خودمان تولید کردیم و الان صادرکننده خیلی از
محصولات نهایی هستیم. زمانی گاز، ماده خام محسوب می شد و متانول محصول ؛ اما در حال حاضر متانول فروشی هم خام فروشی است و
باید آن را به یک محصول نهایی تبدیل کنیم. اتیلن و حتی پلی اتیلن را هم باید به سمت محصولات پایین دستی ببریم. در بخش هاي دیگر
این صنعت هم به جاي این که قطعات مختلف لوازم خانگی و خودرو را وارد کنیم، از محصولات متنوع پتروشیمی مختلف استفاده می شود.

 
این نقش نظام بانکی بود در تحقق شعار استقلال. 



اگر بخواهید  در چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی،  از چند دستاورد اصلی نظام بانکی براي مردم نام ببرید، به چه مواردي اشاره

 
می کنید؟ 

صیدي: دستاوردهاي نظام بانکی همین هاست. منبع اصلی بخش مهمی از تولید ناخالص داخلی که توسط کارخانجات و خدمات تامین می
شود، نظام بانکی است. تحولات زیادي هم در درون نظام بانکی اتفاق افتاده که از جمله آنها می توان به فناوري اطلاعات اشاره کرد. نظام
بانکی با این فناوري توانست روي پاي خودش بایستد. بانکداران خودشان برنامه نوشتند و نرم افزار تهیه کردند. در حال حاضر 80 میلیون نفر
جمعیت داریم. نزدیک به 200 میلیون کارت بانکی در دست مردم است و با  این که زمان استاندارد متوسط نقل و انتقال تراکنش هاي بانکی
در دنیا هشت ثانیه است، در ایران این زمان کمتر است و حتی برخی اوقات پیامک انتقال وجه پس از دو ثانیه دریافت می شود. اینها

 
دستاوردهاي داخلی نظام بانکی در حوزه اصلاح ساختارهاست. 

پس از انقلاب اسلامی در نظام بانکی دو اتفاق مهم رخ داد؛ یکی عرضه سهام برخی بانک هاي بزرگ دولتی مانند بانک صادرات ایران، ملت و
تجارت در بورس و دیگري تأسیس بانک هاي خصوصی و این هر دو در نظام بانکی تحول آفرید. الحمدالله امروز چند بانک خصوصی قوي در
کشور داریم که پا به پاي بانک هاي دولتی و بورسی در حال فعالیت هستند. عمده این بانک ها به بورس وارد شدند و این موضوع باعث
شفافیت بیشتر شد. وقتی شرکتی را بورسی می کنیم، دو اتفاق می افتد؛ یکی شفافیت و دیگري افزایش پاسخگویی. اصولاً وقتی از نظام
جمهوري صحبت می کنیم، مردمسالاري و پاسخ خواهی مردم مطرح می شود و دولت باید پاسخگو باشد. بورسی کردن بانک ها و شرکت ها

 
موجب شد تا پاسخگویی در سطح بهتري قرار گیرد و کیفیت آن بالا برود. 

مدتی کوتاه پس از پیروزي انقلاب جنگ آغاز شد. نظام بانکی و از جمله بانک صادرات ایران در مواجهه با جنگ تحمیلی و پس از آن تحریم

 
هاي ظالمانه چه واکنش هایی از خود نشان داد، چطور به مقاوم سازي اقتصاد در برابر این تهاجمات کمک کرد و به چه نتایجی رسید؟ 

صیدي: دشمن فهمیده بود که ضربه به کشور را از کجا آغاز کند. از همان ابتداي انقلاب دیدیم که از طریق گروهک ها از جمله منافقین
سعی داشت کشور را به هم بریزد و مغزهاي متفکر نظام را یکی پس از دیگري از میان بردارد تا به اهدافش برسد. موفقیت هاي انقلاب براي
دو گروه هزینه داشت. یکی براي ابرقدرت ها و استکبار جهانی و دیگري براي حکام مرتجع برخی کشورهاي منطقه که بیداري اسلامی رفته
رفته آنها را از پاسخگویی به ملت هایشان ناگزیر می کرد. اینها نمی خواستند مردم ایران و دیگر ملت ها به این بینش برسند. به همین دلیل
ترور و انفجار و ناآرامی و بلافاصله در پی آن هشت سال دفاع مقدس اتفاق افتاد و همه دنیا پشت سر عراق قرار گرفت تا زیرساخت هاي ایران
را تخریب کند. با این همه در دفاع مقدس اولاً ایران نگذاشت یک وجب از خاك کشور از دست برود و سرافراز از جنگ بیرون آمد و ثانیاً
بلافاصله همت کرد به آبادانی کشور، ساختن خرابی هاي ناشی از جنگ  و سرمایه گذاري. عسلویه آغاز شد. افزایش ظرفیت سیمان،
پتروشیمی، مواد غذایی، نساجی و فولاد شروع شد. دشمنان براي ضربه زدن به این تحولات و پیشرفت، تحریم ها را آغاز کردند. دریافتند که
اگر نظام دریافت و پرداخت را فلج کنند، سیمان، خودرو سازي و سایر صنایع هم نمی توانند به فعالیت خود ادامه دهند. از این رو تحریم

 
نظام بانکی خیلی زودتر از سایر تحریم ها آغاز شد. 

در مورد تحریم ها دو منبع مهم وجود دارد که یکی کتاب «جنگ خزانه داري» نوشته معاون خزانه داري آمریکا در زمان جورج بوش و
دیگري کتاب «هنر تحریم ها»ست که توسط ریچارد نفیو نوشته شده است. در کتاب جنگ خزانه داري به صراحت تحریم نظام بانکی مورد
اشاره قرار گرفته و حتی چند سطر هم در خصوص تحریم بانک صادرات ایران نوشته شده است. نظام بانکی کشور تحریم را با همه سختی
اش توانست مدیریت کند. این تحریم ها در سال 2010 به اوج خود رسید. سوئیفت بسته و نقل و انتقالات محدود شد. پیشتر هم معامله با
دلار محدود شده بود. نظام بانکی اما با تمام سختی ها توانست دوام بیاورد و به فعالیت خود ادامه دهد. بانک صادرات ایران با توجه به این که
بیشترین تعداد شعب خارجی را در دنیا دارد، قطعا باید بیشتر ضربه می دید؛ اما در مقابل تدابیري را به کار بست و الحمدالله تاکنون موفق

 
شده به فعالیت و خدمت رسانی  و تزریق پول به اقتصاد ادامه دهد. 



با اصلاح ساختاري که از چهار سال پیش آغاز شد، ساختار مالی بانک بهتر شد. بانکی که در سال 96 روزانه 10 میلیارد تومان زیان می داد و
نزدیک به 5/7 هزار میلیارد تومان زیان انباشته داشت، در حال حاضر بانک سود دهی شده، زیان انباشته خود را پوشش داده است و پروژه

 
هاي داخلی و خارجی را تأمین مالی می کند. اینها برخی از دستاوردهاي نظام بانکی در چهل و سه سال گذشته است. 

 
به نظرتان  براي پایداري و افزایش این دستاوردها چه باید کرد؟ 

صیدي: دو نکته بسیار اهمیت دارد. یکی حمایت از تولید است. هرچه قدر از تولید حمایت کنیم، تولید ناخالص داخلی (مجموعه کالا و
خدماتی که در یک سال تولید می شود) بالا می رود که در بانک صادرات ایران این امر در اولویت قرار دارد و تلاش شده متناسب با منویات
مقام معظم رهبري که در سال هاي اخیر، همه ساله ابعاد مختلف تولید را مورد نظر قرار داده و ابلاغ فرموده اند، اقدامات خود را سامان دهد

 
و با طرح هاي طروت، محیا،کارا و محصولات مختلف بانکی براي تحقق این اهداف قدم هاي بزرگی بردارد. 

در کنار رونق تولید،  فقرزدایی مطرح است. می دانید که تحقیقات و نظریه هاي توسعه اقتصادي نهایتاً  به دو راهی توسعه و عدالت می رسد.
حتی برخی طرفداران یک نظریه افراطی معتقدند ایرادي ندارد برخی زیر چرخ هاي توسعه له شوند. البته معلوم است در چنین شرایطی
مردم فقیر له خواهند شد. زمانی که کارخانجات و برج ها ایجاد شود، دهک هاي اول فقیرتر می شوند و گاهی از بین می روند و این دسته از
توسعه گراها هم به آن اعتنایی ندارند؛ اما جمهوري اسلامی همواره توسعه را در کنار عدالت دیده و نه فقط اجازه نداده دهک هاي اول و دوم
له شوند، بلکه تلاش کرده از رفاهی حداقلی برخوردار باشند. تأمین مالی این طبقات در نظام بانکی یک ارزش است و  مورد توجه قرار دارد.
ارزش و اهمیت این موضوع در بانک صادرات ایران به مراتب بیشتر است؛ چراکه بانک صادرات ایران یک بانک مردمی است و از زمان تأسیس
در 70 سال پیش در متن جامعه قرار داشته است. در همه شهرها و بخش ها و حتی مناطق دورافتاده شعبه تأسیس کرده است. این بانک
حتماً تسهیلات بخش هاي آسیب پذیر، اشتغال، کارآفرینی و ازدواج و اخیراً پرداخت وام بدون ضامن را با جدیت در دستور کار خود دارد. در
دوسال اخیر شیوع بیماري کرونا باعث شد تا کسب و کارها آسیب ببینند و درآمد و اشتغال مردم با مشکل مواجه شود. در چنین شرایطی
وام ودیعه مسکن تعریف شد. اینها بخشی از مأموریت هاي اجتماعی بانک صادرات ایران است. باید بدانیم که بدون وجود نشاط و گسترش
فقر در جامعه امکان توسعه وجود ندارد. مگر می شود در یک جامعه فقیر و بدون نشاط به فکر توسعه بود؟ بنابراین تأمین مالی مردم کم
برخودار و کم درآمد کمک می کند تا جامعه زنده تر باشد و بهتر بتوان توسعه ایجاد کرد و این مهم در کارنامه شبکه بانکی و از جمله بانک

صادرات ایران نمره قابل قبولی دارد.



قطار افتتاح هاي دهه فجر به ابرکوه رسید

منبع: تابناكشماره خبر:  222  |  تاریخ: 1400/11/22

 
قطار افتتاح هاي دهه فجر به ابرکوه رسید 

 
چندین طرح کشاورزي، آموزشی، درمانی و ورزشی در شهرستان ابرکوه به بهره برداري رسید. 

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز یزد، در این مراسم از سامانه یکپارچه سازي ارتباط بین نظام مهندسی و شهرداري ها با هدف تسریع

 
و تسهیل صدور پروانه رونمایی شد. 

در این سامانه، روند اخذ پروانه ساخت از 120 روز به 12 روز می رسد و علاوه بر تسریع در روند ساخت، کاهش هزینه ها را هم به دنبال

 
دارد. 

همچنین یک واحد آموزشی 12 کلاسه به نام شهید محمد آدمی در زمینی به مساحت 6 هزار مترمربع با زیربناي 2 هزار مترمربع در مسکن

 
مهر ابرکوه با کارفرمایی و نظارت اداره کل نوسازي و تجهیز مدارس استان به بهره برداري رسید. 

 
سه زمین چمن مصنوعی نیز در روستا هاي شمس آباد، شهرسب و اسفندآباد افتتاح شد. 

افتتاح یک مجتمع گلخانه در روستاي هروك در زمینی به مساحت 12 هزار مترمربع و 6 هزار متر زیربنا با هزینه اي بالغ بر 50 میلیارد ریال

 
از دیگر طرح هاي افتتاح شده بود. 

 
این گلخانه سالانه 180 تن محصول تولید کرده و زمینه اشتغال چهار نفر را فراهم کرده است. 

خانه روستاي ده عرب هم با 155 مترمربع و هزینه اي بالغ بر 10 میلیارد ریال با همکاري شبکه بهداشت و درمان ابرکوه و مساعدت خیر

 
سید محمد تقی قیومی افتتاح شد. 

درمانگاه شبانه روزي شهر مهردشت نیز با زیربناي 850 مترمربع و اعتباري بالغ بر 60 میلیارد ریال نیز با همکاري شبکه بهداشت و مساعدت

 
خیر حامد عباسی با تجهیزات کامل به بهره برداري رسید. 

براي راه افتتاح این طرح ها 50 میلیارد تومان هزینه شده است.



رصد رسانه ها سه راه حل براي بحران پیش روي بحران صندوق هاي بازنشستگی

منبع: قم پرسشماره خبر:  223  |  تاریخ: 1400/11/22

سیده سارا موسوي پژوهشگر حوزه جمعیت و صندوق هاي تأمین اجتماعی در ماهنامه بهره وري ملی می نویسد: صندوق هاي
بازنشستگی با دریافت حق بیمه ها و کسب بازده مناسب براي آنها در طول زمان، می توانند منابع مالی کافی را براي حفظ سطح...

سیده سارا موسوي پژوهشگر حوزه جمعیت و صندوق هاي تأمین اجتماعی در ماهنامه بهره وري ملی می نویسد: صندوق هاي
بازنشستگی با دریافت حق بیمه ها و کسب بازده مناسب براي آنها در طول زمان، می توانند منابع مالی کافی را براي حفظ سطح زندگی
کارمندان و کارگران در دوران بازنشستگی فراهم کنند. در واقع این صندوق ها سیستمی براي جلوگیري از سقوط شدید مصرف و استاندارد
زندگی در دوران پیري و از کارافتادگی هستند. اگرچه نزدیک به 10 سال است که پژوهشگران و کارشناسان حوزه اقتصاد و بیمه، بحران
مالی صندوق هاي بازنشستگی در ایران را گوشزد می کنند و خواستار اتخاذ تصمیم هایی براي جلوگیري از بحران آنها توسط مسئولان

 
هستند. 

در حال حاضر بسیاري از صندوق هاي بازنشستگی و تأمین اجتماعی کشور در تراز مالی خود با مشکل مواجه شده اند و بحران این صندوق
ها، یکی از سه بحران اصلی کشور به شمار می رود. هرچند پس از چند سال، بالاخره دولت براي پایدارسازي صندوق هاي بازنشستگی اقدام
هایی را در دستور کار قرار داده است، به طوري که در لایحه بودجه 1401، موضوع افزایش 2 ساله سن بازنشستگی و محاسبه مستمري
برحسب 3 سال آخر خدمت لحاظ شده است. اگرچه این لایحه در هفته هاي گذشته بحث هاي زیادي به همراه داشته است. در این
یادداشت، فارغ از اینکه آیا بودجه سنواتی، محل مناسبی براي وضع و تغییر چنین قوانینی است یا خیر، لزوم تغییر، میزان و اثرات آن در
رابطه با قوانین ذکر شده تحلیل و بررسی خواهد شد. تحلیل هاي این نوشتار، بر اساس آمار و محاسبات سازمان تأمین اجتماعی ایران ارائه
شده است. صندوق هاي بازنشستگی دولتی در ایران، از نوع «مزایاي معین» هستند و سازوکار آنها مبتنی بر نظام پرداخت جاري است. در
این نوع سیستم بازنشستگی، از حق بیمه پرداختی شاغلان، مستمري بازنشستگان پرداخت می شود، به این امید که حق بیمه کارکنان نسل
بعدي، حقوق بازنشستگی آنها را تأمین کند. در حالی که با سالخورده شدن جمعیت، قرارداد اجتماعی بین نسل هایی که براي تأمین مالی

 
سیستم توازن درآمد هزینه می پردازند، به خطر می افتد. 

در سه دهه اخیر، به دلیل ارتقاي قابل توجه سطح بهداشت، درمان و سلامت در ایران، امید به زندگی افزایش یافته و از طرفی نرخ باروري به
شدت کاهش یافته است. به نحوي که نرخ باروري کل (میانگین تعداد فرزندانی که یک زن در طول زندگی اش به دنیا می آورد) از حدود
6/5 در سال 1355 به حدود 1/6 رسیده است و امید به زندگی (متوسط تعداد سال هاي عمر که انتظار می رود فرد زنده بماند) از حدود 55
سال در سال 1355 به حدود 75 سال رسیده است. این دو عامل در کنار هم موجب تغییر ساختار سنی جمعیت ایران و سالخوردگی آن
شده است. بنابراین سالمندي جمعیت باعث کاهش ورودي صندوق هاي تأمین اجتماعی (حق بیمه اي که توسط جمعیت فعال جامعه
پرداخته می شود) و در مقابل، افزایش مصارف این صندوق ها (پرداخت مستمري به جمعیت غیرفعال بازنشسته) خواهد شد. درواقع هر قدر
جمعیت به سمت سالمندي می رود، نسبت پشتیبانی (نسبت تعداد کل بیمه شدگان اصلی به تعداد پرونده هاي مستمري بگیران) کاهش

 
پیدا می کند. به عنوان مثال، نسبت پشتیبانی سازمان تأمین اجتماعی ایران از حدود 20 در دهه 1350 به حدود 5 کاهش یافته است. 

در این بین، سازمان تأمین اجتماعی هم اکنون به عنوان بزرگ ترین صندوق بازنشستگی و تأمین اجتماعی کشور، از نقطه سربه سري عبور
کرده و از سال 1392 با کسري نقدینگی جدي مواجه شده است. حال با توجه به سطح پوشش فعلی افراد شاغل و اینکه حقوق بازنشستگی،
تنها منبع درآمد دوران سالمندي بسیاري از افراد تحت پوشش است، در صورت ورشکستگی این سازمان، زندگی قشر وسیعی از جامعه تحت
تأثیر قرار خواهد گرفت. از طرفی، سازمان تأمین اجتماعی عهده دار بخش بزرگی از خدمات بهداشت و درمان کشور است و در صورت
ورشکستگی آن، این حوزه نیز متأثر خواهد شد. بنابراین می توان بحران مالی این سازمان را یک بحران سیاسی، اجتماعی و رفاهی تلقی کرد.



از منظر دیگر، سازمان تأمین اجتماعی، سهامدار بسیاري از صنایع عمده و مهم کشور است و در تولید و اقتصاد ملی نقش قابل توجهی دارد،
در نتیجه ورشکستگی این صندوق، موجب وقوع بحران در حوزه اقتصاد و صنعت ملی خواهد شد. چراکه در صورت عدم توانایی تأمین هزینه
ها توسط هریک از صندوق هاي بازنشستگی دولتی و عبور آنها از نقطه سربه سري، تأمین مخارج شان بر دوش دولت خواهد بود که در این
صورت، دارایی دولت که باید صرف توسعه و پیشرفت بخش هاي مختلف کشور شود، صرف پرداخت حقوق بازنشستگی افراد خواهد شد.
چنانچه اصلاحی در روند موجود نظام بازنشستگی کشور صورت نگیرد، در سال هاي پیش رو آنقدر مصارف صندوق ها نسبت به منابع آنها
افزایش خواهد یافت که دولت نیز به هیچ عنوان قادر به پرداخت این تعهدات نخواهد بود. قوانین مربوط به سن بازنشستگی و مزایاي آن از

 
جمله قوانینی هستند که بحران مالی صندوق را تشدید می کند. 

براي ارزیابی سیاست هاي مختلف که منتج به پایدارسازي صندوق سازمان تأمین اجتماعی شود، مدل سازي از ساختار جمعیت کشور و گروه
هاي مختلف مرتبط با بیمه تأمین اجتماعی، از طریق پویایی شناسی سیستم ها صورت گرفته و از این طریق به شبیه سازي و پیش بینی
وضعیت مالی صندوق سازمان تأمین اجتماعی پرداخته شده است. بر این اساس براي برون رفت از بحران مالی نظام تأمین اجتماعی و
پایدارسازي صندوق، لازم است، راهکارهاي متنوع و مختلفی در قالب بسته سیاستی به کار گرفته شود. در ادامه به سیاست هاي بهینه مرتبط

 
با قوانین ذکر شده در لایحه بودجه 1401 اشاره می شود: 

 
افزایش سن بازنشستگی به میزان 6 سال 

در حالی که اغلب کشورها به دلیل افزایش امید به زندگی و در نتیجه طولانی شدن دوره مستمري بگیري، سن بازنشستگی را افزایش داده
اند، اما در کشور ما همچنان سن بازنشستگی بسیار کم است، چراکه دولت ها به دلیل ناتوانی در فراهم کردن اشتغال براي جوانان، از
بازنشستگی هاي زودهنگام حمایت کرده اند. به این ترتیب با بخشش سال هاي خدمت، بسیاري از افراد زودتر از موعد بازنشسته شده اند تا
فرصت شغلی براي جوانان ایجاد شود. در نتیجه این امر باعث شده سال هاي بیمه پردازي کاهش و سال هاي دریافت مستمري افزایش پیدا
کند. با توجه به آمار ارائه شده، در حالی که شاخص امید به زندگی افزایش زیادي داشته است، اما سابقه و سن لازم براي بازنشستگی تغییري
نکرده است. با توجه به تبصره هاي مختلف قانون و همچنین قوانین حمایت از بازنشستگی هاي زودهنگام، بعضی افراد در سنین جوانی و
فعالیت بازنشسته می شوند و سازمان مکلف است تا زمان فوت شخص و پس از آن، به بازماندگان واجد شرایط مستمري پرداخت کند. نتیجه
این امر پرداخت طولانی مدت مستمري بازنشستگی توسط صندوق به بسیاري از پرونده هاست. نتایج تحقیق انجام شده نشان می دهد، براي
بهبود وضعیت مالی نظام بازنشستگی با توجه به تغییرات شاخص هاي جمعیت شناختی، میانگین سابقه بازنشستگی باید 6 سال افزایش پیدا
کند و این عدد مربوط به میانگین سابقه بیمه پردازي تمام بیمه شدگان سازمان تأمین اجتماعی است. افزایش میانگین سابقه به این میزان،
با اتخاذ تصمیم هاي مختلف در قوانین بازنشستگی از جمله ایجاد مشوق براي افزایش دوران خدمت، جلوگیري از بازنشستگی هاي زودهنگام
و وضع قانون افزایش سن و سابقه لازم جهت احراز شرایط بازنشستگی در انواع مشاغل و بیمه ها، قابل دستیابی است که می توان به تدریج و

 
در یک دوره زمانی 4ساله به این میزان افزایش دست یافت. 

در شکل زیر نتایج حاصل از شبیه سازي وضعیت مالی صندوق سازمان تأمین اجتماعی براي سال هاي آینده (تا سال 1450) آورده شده
است. این شکل، کسري منابع نسبت به مصارف سالانه صندوق را صرفاً در همان سال نشان می دهد. تمام قیمت ها برحسب قیمت ثابت
سال 1395 محاسبه و گزارش شده است تا ملموس و مقایسه پذیر باشد. همچنین از هزینه هاي مالی سازمان در تمام حالت ها صرف نظر
شده است. این سازمان براي برآوردن تعهداتش در سال هاي اخیر، مجبور به دریافت تسهیلات مالی فراوان شده است و پرداخت اقساط و
بهره هاي آنها موجب افزایش بی رویه هزینه هاي مالی سازمان شده است. چنانچه قرار باشد سازمان در سال هاي آینده این رویکرد را در

 
رابطه با هزینه هاي مالی ادامه دهد، شکاف نقدینگی آن بسیار زیاد خواهد شد؛ به نحوي که با هیچ روشی قابل جبران و اصلاح نخواهد بود. 

در این شکل سه حالت مختلف که به تفکیک، شبیه سازي شده اند با یکدیگر قابل مقایسه هستند. حالت فعلی وضعیت مالی صندوق سازمان
تأمین اجتماعی را در سال هاي آینده در حالتی نشان می دهد که تغییري اعمال نشود و شرایط موجود، ادامه یابد. همان طور که مشاهده
می شود در این صورت روزبه روز بر شکاف منابع نسبت به مصارف سازمان افزوده می شود. حالت دیگر، وضعیتی را نشان می دهد که تنها،



سیاست اجرایی افزایش میانگین سابقه بیمه پردازي به اندازه 2 سال در سال 1401 صورت گیرد (مشابه قانون موجود در لایحه بودجه
1401). حالت دیگر، پیشنهاد سیاستی است که بر اساس آن، در طول 4 سال (1401 تا 1405) میانگین سابقه بیمه پردازي به میزان 6 سال

 
افزایش یابد. 

 
سه راه حل براي بحران پیش روي بحران صندوق هاي بازنشستگی 

 
پیش بینی شکاف منابع و مصارف نقدي سالانه صندوق تأمین اجتماعی 

همان طور که مشاهده می شود سیاست افزایش میزان سابقه بیمه پردازي به میزان 2 سال، هرچند قدمی مثبت است، اما کافی و مؤثر
نخواهد بود. اتخاذ سیاست افزایش میانگین سابقه بیمه پردازي به میزان 6 سال در طول 4 سال (1401 تا 1405)، سیاستی مؤثر و لازم براي
کنترل روند کسري منابع نسبت به مصارف خواهد بود. اگرچه این سیاست به هیچ عنوان به تنهایی قادر به پایدارسازي صندوق تأمین
اجتماعی نخواهد بود و اجرایی شدن تصمیم هاي دیگري به طور هم زمان ضروري است، اما در این یادداشت صرفاً کوشیده ایم به بررسی
پیشنهادهاي سیاستی مؤثر و بهینه در راستاي دو قانون اصلاحی موجود در لایحه بودجه 1401 بپردازیم. مسئله اي که برخی مدیران و
تصمیم گیران براي تعلل در قانون گذاري پیرامون این مسئله بیان می کنند، به کارگیري نیروي کار فرسوده و ناکارآمد است که مسئله مهم
و قابل توجهی است، اما باید راهکارهایی براي آن اندیشید و این مسئله توجیهی براي صرف نظر کردن از این تغییرات نیست. به عنوان نمونه
می توان به آموزش نیروهاي کار و تصویب قوانین ضامن آن اشاره کرد. همچنین در حال حاضر بسیاري از افراد توانمند که علاقه مند به
ادامه فعالیت هستند، برکنار می شوند. فرایندهایی جهت طبقه بندي افراد از لحاظ کارآمدي و ماندگاري افراد کارآمد در موقعیت هاي شغلی

 
قابل برنامه ریزي است. 

 
مبنا قرار دادن حقوق 5 سال آخر خدمت به قیمت ثابت براي محاسبه حقوق بازنشستگی 

وابسته بودن مستمري به حقوق دو سال پایانی خدمت از جمله قوانینی است که باعث ایجاد تعهدات بدون پشتوانه شده است، چون هم
کارفرمایان و هم کارمندان تمایل دارند در سال هاي آخر، حق بیمه را با بالاترین حقوق بپردازند؛ در حالی که در طول سال هاي اشتغال،
حق بیمه پایین پرداخت شده است. یکی دیگر از تبعات این قانون، تمایل به گرفتن پست هاي با درآمد بالا در سال هاي آخر خدمت است
که حقوق بازنشستگی بر اساس آن تعیین می شود. از طرفی با توجه به تورم بالا در ایران، مبنا قرار دادن سال هاي بیشتر براي محاسبه
حقوق بازنشستگی، باعث اجحاف در حق بازنشستگان شده است. سیاست پیشنهادي مؤثر براي جلوگیري از ایجاد تعهدات بدون پشتوانه براي
صندوق و عدم ناعدالتی در حق مستمري بگیران، این است که 5 سال آخر خدمت مبنا قرار گیرد و حقوق این سال ها به قیمت ثابت تبدیل

 
شده و با در نظر گرفتن آمار شاخص قیمت مصرف کننده به قیمت جاري سالی که فرد بازنشسته می شود، تبدیل شود. 

 
ایجاد فرصت هاي شغلی 

هم اکنون جمعیت بیمه پردازان سازمان تأمین اجتماعی حدود 14 میلیون و 500 هزار نفر است. با توجه به شبیه سازي هاي آینده که بر
اساس شاخص هاي جمعیت شناختی و اشتغال صورت گرفته است، این جمعیت براي سال هاي آینده در شکل زیر به نمایش درآمده است.
حالت فعلی، وضعیتی را نشان می دهد که تغییري در سن بازنشستگی و سایر شاخص ها صورت نگرفته است. حالت دیگر، شرایطی را نشان
می دهد که تنها سیاست اجرایی افزایش میانگین سابقه بیمه پردازي به اندازه 2 سال در سال 1401 انجام شده است. (مشابه قانون موجود
در لایحه بودجه 1401). حالت دیگر نیز پیشنهاد سیاستی است که در طول 4 سال (1401 تا 1405) میانگین سابقه بیمه پردازي به میزان

 
6 سال افزایش یابد. 

 
سه راه حل براي بحران پیش روي بحران صندوق هاي بازنشستگی 

 
پیش بینی جمعیت بیمه پرداز سازمان تأمین اجتماعی 



از آنجا که با اجرایی شدن سیاست هایی براي افزایش سابقه، موقعیت هاي شغلی در سال هاي بیشتري اشغال می شود؛ لازم است براي
جلوگیري از کاهش نرخ استخدام جوانان، حجم بازار کار رسمی افزایش یابد. میزان افزایش لازم موقعیت هاي شغلی رسمی که تحت پوشش
تأمین اجتماعی هستند و به این سازمان بیمه پرداخت می کنند در هریک از حالت ها قابل مشاهده و مقایسه است. مدیران و تصمیم گیران
باید زمینه اجرایی شدن سیاست افزایش سن بازنشستگی به میزان ذکر شده را به وسیله ایجاد فرصت هاي شغلیرسمی (تحت پوشش بیمه)

 
ایجاد کنند. 

 
قم پرس منتظر دریافت اخبار و پیام هاي هموطنان عزیز می باشد. 

آپلود عکس



پیش بینی برگزاري نمایشگاه هاي ملی و استانی ارائه محصولات مشاغل خانگی

منبع: ایسناشماره خبر:  224  |  تاریخ: 1400/11/22

معاون آموزشی جهاد دانشگاهی از پیش بینی برگزاري نمایشگاه هاي ملی و استانی به منظور ارائه محصولات و تولیدات طرح ملی
توسعه مشاغل خانگی خبر داد.

محمدصادق بیجندي در نشست مشترك با پیشرانان طرح ملی
توسعه مشاغل خانگی خوزستان که در اهواز برگزار شد، اظهار
کرد: رهبر معظم انقلاب تعبیري به این مضمون دارند که: هر
وقت به مردم تکیه کردیم و مردم را باور کردیم، به نتایج و
دستاوردهاي خوبی رسیده ایم؛ به نظر می رسد باور به نقش و
جایگاه رفیع مردم در طرح ملی توسعه مشاغل خانگی
خوزستان که با مدیریت و نظارت عالیه اداره کل تعاون، کار و
رفاه اجتماعی توسط جهاد دانشگاهی به عنوان یک نهاد توسعه
اي و دانش بینان در حال اجرا می باشد، در حال رخ دادن

 
است. 

به گزارش ایسنا، وي با تاکید بر اهمیت افزایش هم افزایی، ادامه داد: هم افزایی بین پیشرانان، کارآفرینان و افراد علاقمند و فعال در این طرح
لازم است بیش از پیش افزایش یابد و این مهم وقتی محقق خواهد شدکه از هم آموختن را جدي بگیریم. وي همچنین به نقش صادرات در
پایایی و مولد بودن اشتغال اشاره و اظهار داشت: قدر همجواري با کشور عراق را با توجه به قرابت هاي فرهنگی و اعتقادي بدانید و براي این
فرصت بی نظیر برنامه ریزي و هدف گذاري درست داشته باشید. امیدواریم با همکاري و همفکري همه نقش آفرینان حوزه کارآفرینی و

 
اشتغال استان خوزستان و بر اساس یک برنامه ریزي هدفمند، کارهاي اثر بخش و ماندگاري در این حوزه انجام دهیم. 

معاون آموزش و کارآفرینی جهاد دانشگاهی با اشاره به نقش پیشرانان در ترویج فرهنگ کار و تلاش گفت: به منظور توسعه مشاغل خانگی و
کمک به اقتصاد خانواده ها، لازم است تجربیات افراد فعال و موفق در این حوزه مستند سازي و باز نشر شود به همین منظور از مدیران طرح

 
در استان تقاضا می شود از پیشرانان فعال و همکار طرح ملی توسعه مشاغل خانگی استان، کلیپ هاي کوتاه مدت تهیه شود. 

وي افزود: به منظور توسعه بازار و معرفی ظرفیت محصولات مشاغل خانگی و با بهره گیري از تجارب بین المللی در حوزه کمک به بازاریابی و
فروش این محصولات، مطالعات و برنامه ریزي هاي لازم براي برگزاري دو نوبت نمایشگاه ملی و استانی در سال در دستور کار است که

 
امیدوارم با رفع شرایط شیوع ویروس کرونا بتوانیم با همکاري سازمان ها و دستگاه هاي ذي ربط در کمترین زمان ممکن اجرایی شود. 

معاون آموزش و کارآفرینی جهاد دانشگاهی گفت: کار ارزشمند سازمان جهاد دانشگاهی خوزستان توجه به فرصت ها، نیازها و ظرفیت هاي
استان در حوزه پوشاك است. همکاران ما با تلاش و برنامه ریزي مستمر توانسته اند جمع قابل قبولی از کارآفرینان، پیشرانان و علاقمندان
حوزه پوشاك را در قالب یک شبکه تخصصی گرد هم آورده و با ارائه آموزش ها و مشاوره هاي عمومی و تخصصی لازم در زنجیره ارزش
(تامین، تولید، بازاریابی و فروش)، اقدامات بسیار مفیدي را انجام دهند. قطعا این حرکت علمی و همدلانه، نوید بخش روزهاي بسیار خوبی

 
براي آینده شبکه پوشاك خورستان است و امیدواریم در آینده این شبکه بتواند در سطح ملی فعالیت هاي مفید و اثرگذاري داشته باشد. 



به گزارش ایسنا، در این نشست پیشرانان همکار در حوزه پوشاك طرح ملی توسعه مشاغل خانگی، ضمن تشکر از اقدامات انجام شده توسط
اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی و سازمان جهاد دانشگاهی خوزستان، به بیان نظرات، مشکلات و دغدغه ها، معرفی محصولات و تعداد

 
افراد شاغل مستقیم و غیر مستقیم پرداختند. 

همچنین طرح ملی توسعه مشاغل خانگی با هدف ایجاد اشتغال براي 54 هزار نفر از سوي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به جهاد

 
دانشگاهی واگذار شده است و سازمان جهاددانشگاهی خوزستان نیز با سهمیه 2500 نفر، مجري این طرح در استان است. 

انتهاي پیام



FDI تأثیر 835 میلیون دلاري تحریم بر
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فصل اقتصاد - نتایج تحقیق ها نشان می دهد که تحریم ها تأثیر منفی و معناداري بر کاهش سرمایه گذاري مستقیم خارجی
(FDI) در ایران داشته است. به طوریکه مجموع تحریم هاي سخت، متوسط و ضعیف آمریکا، اتحادیه اروپا و سازمان ملل مانع ورود

850 میلیون دلار ارز به داخل کشور در جهت سرمایه گذاري خارجی مستقیم شده است.

فصل اقتصاد - نتایج تحقیق ها نشان می دهد که تحریم ها
تأثیر منفی و معناداري بر کاهش سرمایه گذاري مستقیم
خارجی (FDI) در ایران داشته است. به طوریکه مجموع
تحریم هاي سخت، متوسط و ضعیف آمریکا، اتحادیه اروپا و
سازمان ملل مانع ورود 850 میلیون دلار ارز به داخل کشور در

 
جهت سرمایه گذاري خارجی مستقیم شده است. 

اثرات تحریم¬هاي اقتصادي و رفع آن بر سرمایه گذاري

 
مستقیم خارجی در ایران 

امروزه توسعه و رشد اقتصادي در تمامی کشورها به ویژه کشورهاي درحال توسعه تا حد زیادي به وجود سرمایه گذاري وابسته است.
درحقیقت مهمترین و موثرترین راه حل تحقق اهداف اقتصادي و دستیابی به نظام رشد و توسعه اقتصادي پایدار در یک کشور، فرآهم آوردن
سرمایه کافی به منظور تامین منابع مالی مورد نیاز طرح هاي اجرایی و زیربنایی است. افزایش سرمایه گذاري منجر به افزایش تولید، افزایش

 
ارزش افزوده، افزایش درآمد، افزایش رفاه، افزایش اشتغال، کاهش نرخ بیکاري وکاهش فقر می شود. 

یکی از مهمترین و جذاب ترین منابع تامین مالی، سرمایه گذاري مستقیم خارجی (FDI) است که به عنوان محرك اصلی رشد و توسعه
اقتصادي در کشورهاي جهان شناخته شده است. امــروزه جذب منابــع مالی بین المللی از تنوع و تکثر فراوانی برخوردار شــده اســت.
بعبارت دیگر دولــت هــا وبنگاه هاي اقتصادي تلاش می کنند بــا تعبیه ابزارهاي متفاوت تأمین مالی، منابع بیشــتري را از بازارهاي بین

 
المللی تجهیز و به طرح هاي اقتصادي خود تزریق کنند. 

سرمایه گذاري مستقیم خارجی (FDI) تابع پدیده جهانی شدن اقتصادها است و یکی از عوامل مهم و اثرگذار در رشد و توسعه اقتصادي هر
کشوري محسوب می شود. عوامل بسیاري در جذب سرمایه هاي خارجی اثرگذار هستند. نیروي کار ارزان و ماهر، درجه باز بودن اقتصاد و

 
سیاست ها، فعالیت ها و اقداماتی که این نوع سرمایه ها را به سمت خود جذب می کنند از جمله این عوامل هستند. 

امروزه با توجه به اهمیتی که سرمایه گذاري در اقتصاد جهان دارد، اقتصاددانان و دولت ها همگی بر اهمیت حیاتی سرمایه گذاري خارجی
اتفاق نظر دارند و از دید آنان سرمایه گذاري عامل مهم در ایجاد تحولات وسیع اقتصادي براي تمام کشورها به خصوص کشورهاي درحال

 
توسعه است. 

سرمایه گذار خارجی میتواند عامل و ابزاري براي رشد و توسعه باشد و اغلب کشورها، به ویژه کشورهاي در حال توسعه که نقدینگی پایینتري
دارند، براي اجراي طرح هاي اقتصادي و صنعتی خود، به دنبال جذب سرمایه هاي خارجی هستند و به این دلیل سرمایه گذاري خارجی

 
داراي ابعاد سیاسی و اقتصادي وسیعی است. 

در این میان کشور ایران نیز در سالیان اخیر توجه بیشتري را به این بخش معطوف کرده و درصدد کسب سهم بیشتري از این سرمایه در
بازار جهانی به رقابت پرداخته است. کشور ایران به دلیل مزیت هاي بسیار و منابع غنی و موقعیت استراتژیک خاص از ظرفیت بسیار بالایی
براي جذب سرمایه هاي خارجی برخوردار است، اما درسال هاي اخیر موج تحریم هاي مختلف مالی، بانکی و نفتی و....با ایجاد فضاي روانی



منفی براي فعالیت هاي اقتصادي، کاهش سرمایه گذاري مستقیم خارجی را فراهم و موجب شده از تمام ظرفیت هاي سرمایه گذاري در

 
ایران به طور مطلوب استفاده نشود. 

هدف از تحریم می تواند محروم کردن کشور موردنظر از دستیابی به بازار جهانی کالا وخدمات و سرمایه و منزوي کردن کشور موردنظر باشد
که موجب عدم دستیابی به سرمایه خارجی می شود. لازم است اثرات و پیامدهاي تحریم بر سرمایه گذاري خارجی در ایران را بیشتر بررسی

 
کنیم. 

تجربه تحریم ایران از سوي غرب به ویژه آمریکا در زمان پیروزي انقلاب در سال 1357 و متعاقب آن در زمان جنگ تحمیلی رخ داد. پس از
پایان جنگ ایران و عراق در سال 1998، مناسبات اقتصادي و سیاسی بین ایران و اتحادیه اروپا به میزان قابل توجهی بهبود یافت، اما آمریکا
نه تنها چیزي را لغو نکرد، بلکه دور جدیدي از تحریم ها را براي تحقق نظم جدید بین المللی خود در منطقه خاورمیانه و سیاست مهار ایران

 
در سال 1372 به اجرا درآورد. 

در سال 1374(مارس 1995) بیل کلینتون رئیس جمهور وقت آمریکا، به دلیل آنچه که حمایت ایران از تروریسم بین المللی و مخالفت با
صلح خاورمیانه می نامید، هرگونه مشارکت شرکت هاي آمریکایی در توسعه صنعت نفت ایران را منع کرد و در ماه می 1996 تمامی
مبادلات اقتصادي با ایران را تحریم کرد. با شکل گیري پرونده هسته اي ایران، مسئله تحریم اقتصادي ایران به لحاظ کیفري، با اعمال نفوذ
آمریکا وارد مرحله کاملاً متفاوتی شد و پاي قطعنامه هاي شوراي امنیت سازمان ملل هم به اعمال تحریم هاي همه جانبه علیه ایران باز شد.

 
قطعنامه هاي شوراي امنیت سازمان ملل به صورت مستقیم بر ضد ایران صادر شد که اولین آن ها به سال 2006 برمی گردد. 

با توجه به اینکه تحریم هاي اقتصادي و تأثیر آن بر اقتصاد ایران در مجامع مختلف داخلی و خارجی کانون بحث و مجادله گروه هاي مختلف
با گرایش هاي فکري گوناگون بوده است. این موضوع از جنبه هاي مختلفی همچون پیش نیازها، الزامات، تبعات، جنبه هاي مکانی و
جغرافیایی نیاز به بررسی دارد. در این خصوص عوامل موثر بر سرمایه گذاري مستقیم خارجی مانند نرخ ارز، نرخ تورم، بودجه دولت، درجه

 
باز بودن اقتصاد و حکمرانی دولت باید مورد بررسی قرار گیرد. 

نتایج تحقیق ها نشان می دهد که تحریم ها تأثیر منفی و معناداري بر کاهش سرمایه گذاري مستقیم خارجی در ایران داشته است. تحریم
هاي شدید که شامل تحریم هاي ظالمانه آمریکا، اتحادیه اروپا و سازمان ملل است، سالانه 716 میلیون دلار سرمایه گذاري خارجی را در
ایران کاهش داده است. همچنین، تحریم هاي شدید که شامل تحریم هاي شدید آمریکا و تحریم هاي متوسط و ضعیف اتحادیه اروپا و
سازمان ملل است، سالانه 116 میلیون دلار FDI را در ایران کاهش داده اند. تحریم هاي متوسط آمریکا بدون تحریم از جانب اروپا و سازمان
ملل نیز سالانه 2/5 میلیون دلار سرمایه گذاري خارجی در ایران را کاهش داده است. نتایج تحقیقات نشان می دهد که علاوه بر تحریم ها،

 
متغیرهاي نرخ تورم و بی ثباتی نرخ ارز تأثیر منفی بر جذب سرمایه گذاري مستقیم خارجی در ایران دارند. 

بررسی ها نشان می دهد که نوسانات قیمت و درآمد نفت خام، ضمانت ها و قراردادهاي بین المللی، نوسانات موثر نرخ ارز و نرخ تورم بالا
باعث افزایش میل به جذب سرمایه گذاري مستقیم خارجی در نیل به رشد اقتصادي باثبات و مثبت در ایران شده است و علیرغم تمایلات
مثبت، میزان جذب سرمایه گذاري مستقیم خارجی، به میزان کافی نبوده است. ارزیابی نتایج حاصل از مدل هاي اقتصادي نشان داده، تحریم

 
ها، سرمایه گذاري خارجی را کاهش داده و باعث رکود اقتصادي شده است. 

تحریم اقتصادي، ابزاري براي نیل به اهداف سیاسی است و آمریکا بارها از این ابزار علیه ایران استفاده کرده است. از آنجا که همواره تحریم
هاي اقتصادي و تجاري به طور مستقیم یا غیرمستقیم، درآمدهاي نفتی و نرخ ارز حقیقی در ایران را هدف قرار می دهند؛ باعث تاثیرات

 
مشهودي در سرمایه گذاري مستقیم خارجی در ایران شده است. 

رفع تحریم ها می تواند به صورت پلکانی جریان تجاري ایران با سایر کشورها را بازسازي کند که در بررسی اثرات آن می توان به موارد ذیل

 
اشاره کرد: 

 
� رفع موانع بانکی 

رفع موانع بانکی یکی از مهم ترین دستاوردهایی است که عبور از تحریم ها می تواند براي کشور به همراه داشته باشد. مسئله اي که
سالهاست به چالش اصلی بخش خصوصی براي تجارت تبدیل شده و آسیب هاي جدي را براي صادرات و واردات کشور به همراه داشته است.
رفع این چالش در قدم اول می تواند واردات برخی نهاده هاي تولید را تسهیل کرده و جریان تولید را در کشور بهبود بخشد؛ علاوه بر این
شرایط صادرات نیز به شکل قابل توجهی بهبود خواهد یافت. انتظاري که بخش خصوصی در این راستا از دولت دارد این است که با پیوستن

 
به اف اي تی اف مبادلات بانکی بین المللی را با بانک هاي ایرانی تسهیل کند. 

 
� تسهیل تجارت 



یکی دیگر از دستاوردهاي مهم رفع تحریم می تواند تسهیل تجارت با سایر کشورها و همکاري بین شرکت هاي داخلی و خارجی باشد و این
امر در نهایت می تواند منجر به افزایش تولید صادرات محور و همچنین رقابت سالم در بازار داخلی براي افزایش کیفیت کالاها با
استانداردهاي جهانی شود. محدود نبودن انتخاب کشورها و شرکت هاي مبدا واردات و مقصد صادرات و دسترسی به شبکه هاي بین المللی

 
حمل و نقل با قیمت هاي متعارف نیز فرصت خوبی در این خصوص است. 

 
� بهبود شرایط جذب سرمایه 

نرخ منفی سرمایه ثابت در طی سالهاي اخیر مشکلات زیادي در آینده ایجاد خواهد کرد و بهبود شرایط جذب سرمایه گذاري خارجی از
اتفاقات خوبی است که رفع تحریم براي اقتصاد کشور رقم خواهد زد. اما نکته مهم این است که سرمایه گذاري خارجی باید در حوزه
زیرساخت، صنایع نوآور و انتقال فناوري باشد و ایران تبدیل به بازار فناوري هاي تاریخ گذشته نشود، تا بنگاه هاي اقتصادي را متحول و بروز

 
سازد. 

یکی از مهمترین نکاتی که سرمایه گذاران خارجی را براي کار در ایران ترغیب می کند این است که نیروي کار و انرژي در کشور ما ارزان تر

 
از کشورهاي دیگر است، بر این اساس دولت باید سمت و سوي سرمایه گذاري را به سمت تولید و اشتغال سوق دهد. 

 
� رشد تولید صادرات محور 

رفع تحریم، افزایش صادرات را براي کشور به همراه خواهد داشت. اما نکته مهم این است که صادرات از طریق تولیدات موجود تقویت شود و

 
یا اینکه تولید صادرات محور نیز افزایش یابد؟ 

افزایش تولید صادرات محور می تواند به این شکل باشد که تولیدکنندگان با تکیه بر درآمدهاي صادراتی میل به افزایش سطح کیفی

 
محصولات خود پیدا کنند و به عبارتی تولیدات خود را در راستاي صادرات و کسب بازارهاي بین المللی شکل دهند. 

این موضوع علاوه بر افزایش توان رقابتی شرکت ها و رضایتمندي مشتریان داخلی می تواند درآمدهاي ارزي کشور را به صورت جدي با رشد
همراه سازد. از این رو دولت می تواند با در نظر گرفتن سیاست هاي تشویقی، تولیدکنندگان را به سمت تولید صادرات محور سوق دهد و این

 
سیاست هاي تشویقی نیز می تواند با تکیه بر سیاست هاي کاهش دهنده هزینه صادرات محقق شود. 

گردآورنده: سهیلا نجف پور



شاخص تکان دهنده فاصله طبقاتی در دهه 50/ مشکل اصلی اقتصاد ایران عدم

دسترسی به بازارهاي جهانی است
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فصل اقتصاد - استاد تمام اقتصاد دانشگاه ویرجینیاتک آمریکا با بیان اینکه در دهه پنجاه ایران به بدترین وضعیت نابرابري رسید و
ضریب جینی تا 0.56 نیز بالا رفت، گفت: بزرگترین مانع در رشد اقتصادي ایران کمبود درآمد نفت نیست بلکه عدم دسترسی به

بازارهاي بین المللی است.

فصل اقتصاد - استاد تمام اقتصاد دانشگاه ویرجینیاتک آمریکا
با بیان اینکه در دهه پنجاه ایران به بدترین وضعیت نابرابري
رسید و ضریب جینی تا 0.56 نیز بالا رفت، گفت: بزرگترین
مانع در رشد اقتصادي ایران کمبود درآمد نفت نیست بلکه

 
عدم دسترسی به بازارهاي بین المللی است. 

به گزارش فصل اقتصاد ، دو برابر شدن قیمت نفت و فروش
روزانه حدود شش میلیون بشکه نفت سبب رشد بالاي

اقتصادي کشور در اواخر دوره پهلوي شد. در واقع ایران در دهه پنجاه چهار برابر فروش نفت در دهه 80 و 90 نفت می فروخت؛ در حالی که

 
جمعیت آن روز نصف جمعیت امروز کشور بود. 

باید توجه داشت که نتیجه این رشد اقتصادي سبب شد که ضریب جینی تا حدود 0.50 افزایش پیدا کند و در واقع شکاف طبقاتی شدیدي
را در ایران به وجود آورد. در طول سال هایی که رشد اقتصادي حکومت پهلوي به بالاي 10 درصد می رسید، سهم صادرات غیرنفتی کمتر از

 
پنج درصد بوده است. پس از انقلاب در مقاطعی حجم صادرات غیرنفتی به 86 برابر سال 1357 رسید. 

با وجود پیشرفت ها در شاخص هاي کلان اقتصادي به نظر می رسد، این پیشرفت ها در زندگی روزمره مردم آنچنان که باید دیده نمی شود.
گسیختگی شاخص هاي کلان اقتصادي با سطوح خرد که با زندگی روزمره و به مردم ارتباط دارد، در نهایت باعث ایجاد نوعی از فقر و یا

 
حس تبعیض در برخورداري ها بین اقشار مختلف مردم شده است. 

باید ارتباط بین شاخص هاي کلان و خرد به درستی بررسی شود و باید مشخص کنیم که چرا پیشرفت هاي نسبتاً خوب در شاخص هاي

 
کلان سبب نشده تا مردم آن را در زندگی روزمره شان احساس کنند. 

 
آمارهاي درستی مبناي قضاوت اقتصاد پس از انقلاب قرار نگرفت/قطعا شرایط اقتصادي نسبت به پیش از انقلاب بهتر است 

جواد صالحی اصفهانی استاد تمام اقتصاد دانشگاه ویرجینیاتک آمریکا در خصوص وضعیت اقتصادي ایران پس از انقلاب اسلامی در مقایسه با
دوره پیش از آن گفت: براي مقایسه تفاوت ها باید به آمارها رجوع کرد چراکه وقتی انقلاب عظیمی مانند انقلاب اسلامی در ایران رخ می

 
دهد و موقعیت هاي اجتماعی و اقتصادي مردم جابجا می شود، دیدگاه هاي مختلفی در خصوص بهتر یا بدتر شدن وضعیت مطرح می شود. 
وي افزود: خوشبختانه انقلاب ایران تنها انقلاب بزرگی است که قبل و بعد از آن آمار هاي نسبتا خوبی داریم در نتیجه می توانیم تصویر نسبتاً
دقیقی از وضعیت معیشت و درآمد سرانه داشته باشیم. متاسفانه در دیدگاه هاي سیاسی از این آمارها به درستی استفاده نمی شود و این

 
موضوع مردم را دچار سردرگمی می کند ضمن اینکه ممکن است سبب خطاي تصمیم گیري در سطوح بالا شود. 

به طور مثال گفته می شود که درآمد سرانه امروز ایران 60 درصد پیش از انقلاب است. این موضوع واقعیت ندارد. اگر کسی باشد که در آن
دوران زندگی کرده باشد به راحتی می تواند بگوید آن زمان کالاهایی مانند یخچال در خانه هاي روستایی بسیار کمیاب بود. این موضوع خود

 
آماري است که می تواند به شما بگوید که وضع نمی تواند بدتر شده باشد. 



این استاد اقتصاد گفت: وقتی شرایط گذشته که گاز خانگی وجود نداشته را با امروز که 86 درصد جمعیت کشور از این نعمت برخوردار
هستند مقایسه می کنیم، نمی توانیم بگوییم که شرایط بدتر شده است. غیر از کالاهاي با دوامی مانند یخچال که در خانه ها وجود دارد، آمار

 
بهتري در مورد مصرف یا تولید سرانه وجود دارد. 

 
مرکز آمار نرخ برابري دلار را تعیین کند/چگونه با محاسبات بانک جهانی GDP ایران یک سوم شد؟ 

صالحی در توضیح سرانه تولید گفت: براي محاسبه سرانه تولید، باید میزان تولید تعداد زیادي از کالاها را با یکدیگر جمع بزنیم. براي این کار
ارزش هر کالا را در تعداد آن ضرب کرده و جمع می کنیم. این قیمت ها در داخل کشور هستند. قیمت یک کالا در دو کشور با یکدیگر

 
یکسان نیست. 

به طور مثال قیمت گاز طبیعی که در ایران مصرف می کنیم، در آمریکا 30 برابر است. در صورتی که بیاید و مصرف گاز را در ریال ضرب
کنید، یک عدد به دست می آورید و اگر آن را ضربدر قیمتی که مردم آمریکا براي آن می پردازند کنیم به یک عدد کاملاً متفاوتی می رسیم.
وي با بیان اینکه این موضوع در مورد تمامی کالا ها وجود دارد، گفت: در نتیجه اگر مصرف انرژي را به قیمت هاي داخلی ایران محاسبه
کنید، تولید سرانه ایران بین 70 تا 100 میلیارد دلار کمتر از محاسبه آن با قیمت هاي جهانی می شود. براي آنکه مقایسه ها در این زمینه

 
منطقی تر شود، مطالعاتی در دانشگاه ها و بانک جهانی اتفاق افتاده است. 

برهمین اساس گفته می شود قیمت هاي محاسباتی تولید در کشورها بر مبناي آمریکا در نظر گرفته شود که به آن پروژه ICP می گویند.
در اثر این مقایسه نرخ برابري ریال و دلار نیز استخراج می شود اما این نرخ با چیزي که در بازار ارز ایران یا دیگر کشورها مشاهده می کنیم،

 
متفاوت است. 

این اقتصاددان ادامه داد: اگر امروز این نرخ برابري را محاسبه کنید، به رقمی حدود چهار هزار تومان می رسید و شما می بینید که در بازار
آزاد این قیمت 26 هزار تومان است. در نتیجه اگر تولید ریالی ایران را تقسیم بره 26 هزار تومان کنید به عدد کوچکی می رسید اما اگر آن را

 
به چهار تقسیم کنید، تفاوت بسیار زیادي خواهد داشت. 

وي تاکید کرد: توصیه بنده این است که مرکز آمار نرخ برابري قدرت براي ریال و دلار را محاسبه کنند تا این موضوع توسط خارجی ها انجام
نشود. در چند سال گذشته بانک جهانی به صورت ناگهانی این نرخ را تغییر داد و این موضوع سبب شد که GDP ایران تا یک سوم کاهش
پیدا کند. وقتی در خصوص علت این مسئله سوال می کنید، می گویند ما با ایران تماس گرفتیم اما به این دلیل که جواب مشخصی دریافت

 
نکردیم خودمان محاسباتی را انجام دادیم و به این نتیجه رسیدیم. 

در نتیجه پیچیدگی هاي زیادي در مقایسه آماري وجود دارد. اگر مقایسه هاي مختلف را بر مبناي نرخ برابري قدرت خرید نگاه کنیم،

 
مشاهده می کنیم که در هیچ یک از آن ها وضعیت امروز ایران بدتر از پیش از انقلاب نیست. 

رشد 60 درصدي سرانه تولید نسبت به پیش از انقلاب/ حفظ سطح زندگی مردم با درآمد نفتی 250 دلار به ازاي هر نفر با پنج هزار دلار

 
بسیار متفاوت است 

صالحی با بیان اینکه محاسبات اشتباه می گوید که مصرف گاز در ایران یک سوم مصرف گاز در آمریکا است، گفت: ممکن است مصرف آن
یکسان باشد اما به این دلیل که قیمت در آمریکا 30 برابر است، به نظر می رسد که مصرف ایران پایین است. در صورتی که این محاسبات را

 
براي پیش و پس از انقلاب به درستی انجام دهیم می بینیم که تولید سرانه ایران نسبت به پیش از انقلاب 60 درصد رشد داشته است. 

وي افزود: عده اي ممکن است بگویند که کشورهاي دیگر نیز رشد کردند و این مورد درستی است. در نتیجه می توانیم مقایسه اي با مبناي
برابري قدرت خرید بین ایران و ترکیه انجام دهیم. بر اساس محاسبه اي که بنده انجام دادم بین سال 1369 تا بیست سال پس از آن(سال
1390) ترکیه و ایران تقریبا پا به پاي هم از نظر اقتصادي حرکت کردند و این نشان می دهد اقتصاد ایران پس از انقلاب قدرت تولید ثروت و

 
بهبود معیشت مردم را داشته است. البته منبع رشد در ایران با ترکیه متفاوت است. 

به طور مثال مقدار زیادي از رشدي اقتصادي ایران که از آن صحبت می کنیم به دلیل بالا رفتن قیمت نفت ایجاد شد اما در ترکیه این
موضوع به دلیل افزایش بهره وري نیروي کار رخ داد. اشتباهی که مردم می کنند این است که متوجه نیستند در دوره طلایی مصرف یعنی
1353 تا 1356 ایران به قیمت ثابت سرانه 5000 دلار صادرات نفت داشت اما به قیمت هاي امروز درآمدهاي ما از صادرات نفت به 250 دلار

 
براي هر نفر رسیده است. 

این استاد اقتصاد گفت: حفظ سطح زندگی مردم با 250 دلار با پنج هزار دلار بسیار متفاوت است. این که امروز گفته می شود وضعیت
معیشت مردم به خصوص براي دهک هاي پایین جامعه نسبت به قبل از انقلاب بهتر شده، نشان می دهد که اثر نفت در تامین معیشت

 
کاهش یافته و بیشتر این رشد اقتصادي به کمک تولید داخل به وجود آمده است. 



امروز حدود 20 درصد از انرژي تولیدي کشور را صادر و حدود 80 درصد آن را در داخل کشور مصرف می کنیم. این در حالی است که در
گذشته این نسبت ها کاملاً برعکس بود. مصرف داخلی انرژي در شرایط فعلی به درستی محاسبه نمی شود چرا که قیمتی که براي آن در

 
نظر می گیرند، بسیار پایین است. 

 
بازسازي غیرواقعی چهره اقتصاد پیش از انقلاب اسلامی/اقتصاد ایران ظرفیت رشد اقتصادي را دارد 

صالحی در پاسخ به سوالی در خصوص حس منفی مردم نسبت به وضعیت معیشتی گفت: این موضوع دلایل مختلفی دارد. برخی از
نظرسنجی ها نشان می دهد که ایرانی ها نسبت به اوضاع خود بدبین تر هستند و شما می توانید این موضوع را در رفت و آمد معمولی آنها

 
نیز ببینید. 

مشکل دیگر این است که معمولاً به پیش از انقلاب باز نمی گردیم. در حال حاضر بازسازي از وضعیت آن دوران انجام شده و بر این اساس
تصور می شود که وضع همه در آن دوران خوب بود. برخی می گویند که در دوران پیش از انقلاب وضعیت خوبی داشتیم و زندگی مان بسیار
بهتر بود، این موضوع نشان می دهد که افراد نگاه آماري ندارند و شاید یک درصد بالاي جامعه آن زمان را با میانگین امروز کل جامعه ایران

 
مقایسه می کنند. 

وي ادامه داد: مردم عادي به وضعیت ده سال پیش خود باز می گردند. رشد اقتصادي که در این دوران بیست ساله از آن صحبت شد پس از
شروع تحریم ها در سال 1391 ثابت شد. دلیل این مسئله پایین آمدن قیمت نفت نبود، اگرچه که کشورهاي دیگر نظیر عربستان سعودي دو

 
سال بعد به دلیل پایین آمدن قیمت نفت به همین مشکل دچار شدند و تولید ناخالص داخلی آن ها در آن زمان سقوط کرد. 

در واقع پس از تحریم هاي نفتی رشد اقتصادي ایران به حدود یک درصد افت پیدا کرد. اگر در نظر بگیریم که جمعیت در این دوره یک و
نیم درصد رشد داشته، می توانیم نتیجه بگیریم که سطح زندگی کاهش پیدا کرده است. مرکز آمار ایران در این زمینه آمارهاي بسیار خوبی

 
را جمع آوري و میزان خرید مردم در کالاهاي مختلف را مشخص می کند. 

این استاد اقتصاد دانشگاه ویرجینیاتک تاکید کرد: اگر به این آمارها نگاه کنیم مصرف واقعی خانوارها در یک سال را می بینیم و اگر به روند
آن توجه کنیم، مشاهده خواهیم کرد که مصرف خانوارها در ده سال ابتدایی پس از جنگ رو به رشد بود اما در ده سال اخیر این روند
معکوس شده است. به طوري که امروزه مصرف سرانه برابر 20 سال قبل است و این همان چیزي است که مردم می بینند و بابت آن نگران

 
هستند. البته این موضوع را نباید به حساب اقتصاد ایران پس از انقلاب گذاشت. 

برخی می گویند اقتصاد ایران قابلیت رشد ندارد اما اگر پیش از سال 1390 را مشاهده کنیم، می بینیم که قابلیت وجود داشت و می تواند

 
این روش را دوباره داشته باشد. البته نباید فکر کنیم که حتما باید به همان شیوه رشد کنیم و از نفت کمک بگیریم. 

 
شاخص تکان دهنده فاصله طبقاتی در دهه پنجاه/60 درصد مردم ایران زیر خط فقر بودند 

وي در خصوص مفهوم فقر و احساس مردم ایران در مورد آن گفت: یک شوك بزرگ منفی در سال 1391 به ایران وارد شد که در واقع افت
شدید صادرات نفت بود. طبیعتاً اولین پیامد این اتفاق جهش قیمت دلار در مهر ماه 1391 بود. چنین شوکی نمی تواند فقط به یک دهک

 
جامعه محدود باشد چرا که شوك بزرگی محسوب می شود. در اینجا طبیعی است که فقر نیز افزایش پیدا می کند. 

در صورتی که یک نرخ ثابت را براي خط فرق در نظر بگیریم(درآمد روزانه حدود پنج دلار که بانک جهانی در نظر می گیرد) پیش از انقلاب
حدود 60 درصد مردم ایران زیر خط فقر بودند و در سال 1390 این رقم به زیر 10 درصد کاهش پیدا می کند اما از آن زمان تا الن این رقم

 
تا حدود دو برابر افزایش پیدا کرده است. 

صالحی با بیان اینکه وضعیت نابرابري با فقر تفاوت دارد، گفت: نابرابري برعکس فقر عمل می کند به این معنا که وقتی قیمت نفت افزایش
پیدا می کند نابرابري در ایران افزایش پیدا می کند. افزایش قیمت نفت سبب می شود که سرمایه کلانی به دست دولت برسد، وقتی این پول

 
توسط دولت تقسیم می شود، افراد متناسب با جایگاه و موقعیت خود سهم متفاوتی دریافت می کنند. 

در نهایت پول نفت بین تمام جامعه توزیع می شود اما شاهد بودیم که در دهه پنجاه ایران به بدترین وضعیت نابرابري رسید. در این دوران

 
شاهد بودیم که ضریب جینی حتی به 0.56 نیز رسید. در حال حاضر این ضریب در حدود 0.40 قرار دارد که بسیار پایین تر است. 

وي افزود: طی سه سال اخیر بی عدالتی چندان تفاوتی نکرده است و این درحالی است که بسیار در مورد آن صحبت می شود. بر اساس
آمارهاي مرکز آمار ایران، مصرف دهک هاي بالا نیز کاهش پیدا کرده و این موضوع چندان عجیبی نیست چرا که حتی در دهک هاي بالا نیز

 
قیمت ها افزایش یافته اما درآمدها به همان نسبت رشد نداشته است. 

در نتیجه نابرابري را باید از فقر جدا کرد. وقتی شما رشد اقتصادي منفی دارید، وضعیت نابرابري به صورت خودکار بهبود پیدا می کند. در
مورد فقر دولت ها بسیار بهتر می توانند، عمل کنند. در حقیقت قدرت دولت ها در کاهش فقر بسیار بیشتر از توان آنها در کاهش نابرابري



است. در بحث نابرابري سیستم بسیار پیچیده اي تولید می شود که عوامل مختلفی در آن دخیل هستند اما فقر موضوع بسیار ساده تري

 
است. 

این اقتصاددان با اشاره به اینکه دولت می تواند به افرادي که به دلایل مختلفی نمی توانند، کار کنند یا درآمدهاي آنها پایین است درآمد
برساند، اظهار کرد: در تمام دنیا این سیاست وجود دارد. دولت ها با روش هاي مختلف این اقدام را انجام می دهد که این موضوع در ایران نیز
انجام می شود. یکی از دلایلی که فقر بدتر از وضع موجود نشد همین است که دولت مکانیزمی دارد که می تواند بر اساس آن درآمد را به

 
سرعت به حساب خانوارها واریز کند. 

بنده امیدوار هستم که لازم نباشد دولت یارانه بدهد اما در شرایطی که یارانه هاي عظیم انرژي آن هم به صورت نا مساوي پرداخت می شود،
ترجیح من این است یارانه ها به صورت نقدي پرداخت شود. در خصوص ارز 4200 تومانی نیز همین موضوع مطرح است. شما اگر حس می
کنید امکان کنترل این ارز را ندارید و مصرف کننده نهایی نمی تواند از آن استفاده کند، بهتر است معادل ریالی آنها به حساب مردم واریز

 
کنید. درست است که قیمت ها افزایش پیدا خواهد کرد اما پس از آن مردم درآمدي دارند که بتوانند بر مبناي آن همان کالاها را بخرند. 

 
همه کشورهاي در حال توسعه و حتی پیشرفته با مشکلات داخلی و فساد درگیر هستند 

وي در خصوص امکان رشد و توسعه اقتصادي در شرایط تحریم گفت: نمی توان به دقت نقش تحریم ها را در رکود اقتصادي بیان کرد. آن
چیزي که مشاهده می کنیم این است که اقتصاد ایران در حال رشد بود اما پس از اعمال تحریم ها این رشد به یک بار متوقف شد. اگر بحث
سیاست هاي نادرست و فساد مطرح باشد باید این سوال را پرسید که چطور این مسئله ظرف یک سال مشخص ناگهان تغییر پیدا کرد، چرا

 
پیش از آن چنین اتفاقاتی رخ نمی داد. 

چرا در محدوده زمانی که دولت ایران برق و سایر امکانات را با سرعت بسیار زیاد به روستاها می رساند، این فساد مانع نمی شد؟ به نظر می
رسد که افرادي مسائل داخلی را بسیار بزرگ جلوه می دهند و دچار اشتباه می شوند. عده اي می گویند که 20 درصد مشکلات ایران مربوط

 
به تحریم است اما این موضوع صحیح نیست و اگر به آمار نگاه کنید و درآمد سرانه را بررسی کنید، می توانید تاثیر تحریم ها را ببینید. 

صالحی گفت: اگر قیمت نفت کاهش پیدا کند و رشد در عربستان سعودي به یکباره منفی شود کسی نمی گوید که این موضوع مربوط به
سیاست داخلی یا فساد بوده است. این در حالی است که فساد در عربستان سعودي بیداد می کند و از ایران بسیار بیشتر است. همچنین
سیاست هاي بد نیز در این کشور بسیار است. در ایران قیمت نفت کاهش پیدا نمی کند اما درآمدهاي آن کاسته شده است. بنده شکی ندارم

 
مشکلات داخلی در ایران وجود دارد. 

کشور در حال توسعه اي وجود ندارد که مشکل داخلی نداشته باشد. حتی کشورهاي توسعه یافته نیز مشکلات داخلی و فساد دارند. نمی

 
توان به این موارد اعدادي را نسبت داد تا بتوانیم بگوییم سهم هر یک چقدر است. 

وي با بیان اینکه بنده تحریم ها را ظالمانه می بینم. شکی در این نیست که آمریکا از یک کالاي عمومی که بخشی از آن را به عنوان دلار در
اختیار دارد، استفاده می کند تا سیاست خارجی خود را پیش ببرد، گفت: این مشکل با یک قرارداد از بین نمی رود و نمی توان گفت که
آمریکا از این به بعد هیچ کشوري را با استفاده از قدرت دلار در بازار جهانی تنبیه نمی کند. اتفاقی که رخ خواهد داد این است که ایران باید

 
تا حدي از دسترسی خود به اقتصاد بازار جهانی استفاده کند و از آن دفاع کند. 

 
عدم دسترسی به بازارهاي جهانی؛ مشکل اصلی اقتصاد ایران 

این استاد اقتصاد در خصوص شاخص هاي اقتصادي که می توانند در مذاکرات مورد تاکید ایران قرار گیرد، گفت: بنده به عنوان یک
اقتصاددان می توانم بگویم که بزرگترین مانع در رشد اقتصادي ایران کمبود درآمد نفت نیست البته که این موضوع تاثیرگذار است اما مهمتر

 
از آن عدم دسترسی به بازارهاي بین المللی و تجارت است. 

وي تاکید کرد: ما کالاهاي بسیار زیادي را تولید می کنیم که نسبت به کالاهاي همسایگان، کشورهاي آسیایی و آفریقایی برتري نسبی دارند.
حتی تولید کنندگان خرد نیز باید بتوانند از بازارهاي جهانی استفاده کنند. در حال حاضر دستمزد واقعی ایرانی ها نسبت به دلار بسیار

 
کاهش داشته و این موضوع سبب می شود که نیروي کار ایرانی بتواند کالاهاي تولیدي در کشورهاي دیگر را شکست دهد. 

در داخل ایران این اتفاق رخ داده و با وجود این که کالاهاي ایرانی کیفیت پایین تري دارند، به سبب قیمت کمتر مردم از آنها استفاده می
کنند. باید توجه داشت که بازار داخلی کشش دائمی ندارد. کشورهایی که ارزش پول آنها کاهش پیدا می کند، در صورتی که بتواند از بازار

 
خارجی استفاده کنند، شاهد یک رشد اقتصادي خواهند بود. 

 
نقش محوري بانک ها در جابجایی تولید و شکل گیري اقتصاد مقاومتی/بانک ها باید اعتبارات تولید را فراهم کنند 

صالحی در خصوص لزوم اصلاح ساختار بانکی در ایران گفت: وقتی شما می خواهید عوامل تولید را از بخشی که سودده نیست به بخش



دیگري منتقل کنید، بنگاه هاي اقتصادي نیاز به اعتبار دارند و به سراغ بانک می روند. در صورتی که بانک نتواند این منابع را تامین کند،

 
جابجایی تولید که بسیار براي اقتصاد مقاومتی و رشد اقتصادي در آینده مهم است، رخ نخواهد داد. 

وي افزود: دولت نمی تواند به بانک مرکزي دستور دهد که به همه اعتبار دهد. وظیفه بانک ها این است که در شهرهاي کوچک و متوسط،
اعتبار مورد نیاز شرکتی که می خواهد براي صادرات یا مصرف داخلی تولید خود را افزایش دهد، تامین کند. بانک هاي ما براي این کار

 
ساخته نشده اند. 

نظام بانکی همیشه از دولت وام می گرفته و تقسیم می کرده است اما امروز بانک ها باید بتوانند از مردم سپرده دریافت کنند و وام بدهند.
وقتی بانک ها خودشان به دلایل مختلف از جمله ناترازي بانکی دچار مشکل هستند، نمی توانند این اقدام را به درستی انجام دهند. بنابراین

 
نظام بانکی ایران به جاي آنکه خودش به دنبال ایجاد ثروت برود، باید وارد نظام تولید شود و به تولید کمک کند. 

استاد اقتصاد دانشگاه ویرجینیاتک آمریکا با اشاره به اینکه نقش اصلی بانک این است که ببیند چه افرادي پروژه هاي خوبی دارند اما سرمایه
لازم براي اجراي آن را ندارند، گفت: بانک موظف است پول را به همین افراد بدهد تا تولید را انجام دهند. فراموش نکنیم که این مسئله تنها
مربوط به سیستم داخلی نیست، اینکه کالایی به خارج از کشور صادر شود و پول آن به کشور بازگردد نیازمند ارتباط بانکی بین داخل و

 
خارج کشور است. 

طی 30 سال اخیر شرایط تغییر کرده است. وقتی یک بانک خارجی می خواهد پولی را از بانک ایرانی دریافت کند، اولین سوال آن این است
که این پول از کجا آمده و بانک ایرانی باید به سرعت نسبت به آن پاسخ دهد. در نهایت ما باید با قوانین بین المللی که مربوط به پولشویی
است کنار بیاییم. البته همه می دانند که وقتی تحریم وجود دارد باید به نحوي از آن ها عبور کنید و نمی توانید شفافیت کامل را در اختیار
دنیا قرار دهید اما به محض آن که تحریم ها کاهش پیدا کند یا برطرف شود، می توانیم بانک هاي خود را از نظر داخلی و ارتباط با دنیا

 
اصلاح کنیم تا بتوانند نقل و انتقالات را براي ما انجام دهند. 

 
رشد اقتصادي 4 درصدي که منجر به افزایش اشتغال شود نسبت به رشد ناگهانی اما نفتی اولویت دارد 

وي در پاسخ به سوالی در خصوص امکان ایجاد رشد اقتصادي با فرض ادامه تحریم ها گفت: هر کشوري که بخواهد سیاست خارجی مستقل
داشته باشد و با آمریکا همسو نباشد، باید خود را آماده کند که مقداري از ارتباطات تجاري خود را از دست بدهد. در مورد ایران از دست
دادن یا کاهش صادرات نفت آن قدرها مهم نیست که مردم فکر می کنند چرا که بسیاري از کشورها بدون صادرات نفت رشد هاي خوبی را

 
تجربه کردند. 

صالحی با اشاره به اینکه بخش دیگر تحریم ها که اجازه نمی دهد ما پول را جابجا کنیم بسیار مهم است، اظهار کرد: فکر می کنم ما باید به
نحوي این تحریم ها را دور بزنیم یا قراري بگذاریم تا این تحریم ها تاثیر چندانی براي ایران نداشته باشد. بنده خوشبین هستم که اقتصاد
ایران بتواند با نیروي کار و بالا بردن بهره وري رشد اقتصادي ایجاد کند. این رشد اقتصادي دیگر شبیه رشد دهه 80 یا 50 که به دلیل پول

 
نفت به وجود آمد، نخواهد بود. در واقع این رشد به شکل کندتري خود را نشان خواهد داد. 

اگر نخواهیم که درآمدهاي نفتی را به سطح سال 1390 بازگردانیم، باید بپذیریم که رشد اقتصادي در حد 3 تا 4 درصد باقی بماند اما این
رشد اقتصادي به مراتب بهتر از رشد اقتصادي 8 درصدي است که در آن اشتغالی نباشد. مانند همان رشدهاي اقتصادي دهه 80 که در عمل

 
اشتغال زیاد ایجاد نکرد. 

وي افزود: امروز امکان ایجاد اشتغال بیشتر وجود دارد چرا که تولید داخلی نیازمند اشتغال است. ترجیح بنده این است که به 4 تا 5 درصد
رشد اقتصادي قانع شویم اما اشتغال ما نیز به همان نسبت رشد پیدا کنند تا اینکه سطح معیشت به صورت ناگهانی بهبود پیدا کند اما کسی

 
کار جدیدي پیدا نکند. 

در حال حاضر مهم ترین چیز در ایران این است که دانشجویانی که فارغ التحصیل می شوند، بتوانند کاري پیدا کنند و بتوانند از زندگی خود
بهره ببرند. بهترین راه کاهش فقر نیز رشد اقتصادي است. دادن یارانه به مردم براي زمان خاص و گروهی خاصی خوب است اما در صورتی

 
که رشد اقتصادي همراه با اشتغال رخ دهد، به شکل فراگیرتري به از بین رفتن فقر کمک خواهد کرد. 

این اقتصاددان ادامه داد: ما با رشد اقتصادي 4 تا 5 درصد در سال می توانیم هر 25 سال سطح زندگی مردم را به دو برابر افزایش دهیم که
این روند قابل قبولی است. توصیه هایی که می توان در اینجا انجام داد این است که باید خوشبین بود. خوشبینی یکی از شروط آغاز کار در

 
کشورهایی مانند ایران است و خوشبختانه مبناي زیادي در تاریخ ایران دارد. 

اگر به تاریخ پیش از تحریم ها نگاه کنیم می بینیم که اقتصاد ایران در حال رشد بود و کالاهاي مختلفی در آن تولید می شد و همان تولید،
امروز به داد اقتصاد رسیده است. بسیاري از بخش هاي تولیدي در ایران وجود دارد اما وابستگی آنها به خارج بالاست. در حال حاضر کافیست



 
تا این وابستگی را کمی کاهش دهیم، از نیروي کار بیشتري استفاده کنیم و دل خود را به کالاهاي سرمایه بر خوش نکنیم. 

ما باید کارخانه هایی داشته باشیم که اشتغال ایجاد کنند نه اینکه بگوییم کارخانه اي ایجاد کردیم که تمام دستگاه هاي آن خودکار است و

 
تمامی آنها را از خارج وارد کردیم. این موارد تغییراتی است که قابل انجام است و بنده را به آینده خوشبین می کند. 

 
دولت به سرعت سیاست هاي ارزي خود را اصلاح کند 

وي در خصوص سیاست هاي غلطی که تا به امروز پیگیري شده است، گفت: به کرات شاهد بودیم که وقتی دولت منابع ارزي بیشتري در
اختیار داشت اجازه داد تا قیمت ارز کاهش یابد و کالاهاي خارجی وارد شود. این سیاست را دولت هاي متعددي پیگیري کردند و موضوع

 
طبیعی در اقتصاد سیاسی ایران در نظر گرفته می شود. 

صالحی افزود: مشخص است که طبقه متوسط ایران به کالاهاي لوکس و خارجی علاقه مند است، در نتیجه به دولت فشار وارد می کند تا اگر
پولی در اختیار دارد اجازه واردات بدهد. این مورد از جمله اشتباهاتی است که قابل جبران بوده و باید سریعاً این سیاست گذاري را تغییر داد.
نباید اجازه داد تا نرخ دلار ارزان شود چرا که مردم به آن علاقه مند هستند. می توان این توضیح را به مردم داد تا بدانند آن چیزي که تصور

 
می کنند و در نهایت به نفع آنها نخواهد بود. 

انتهاي پیام/



شاخص تکان دهنده فاصله طبقاتی در دهه 50/ مشکل اصلی اقتصاد ایران عدم

دسترسی به بازارهاي جهانی است

منبع: تسنیمشماره خبر:  227  |  تاریخ: 1400/11/22

استاد تمام اقتصاد دانشگاه ویرجینیاتک آمریکا با بیان اینکه در دهه پنجاه ایران به بدترین وضعیت نابرابري رسید و ضریب جینی تا
0.56 نیز بالا رفت، گفت: بزرگترین مانع در رشد اقتصادي ایران کمبود درآمد نفت نیست بلکه عدم دسترسی به بازارهاي بین المللی

است.

استاد تمام اقتصاد دانشگاه ویرجینیاتک آمریکا با بیان اینکه در
دهه پنجاه ایران به بدترین وضعیت نابرابري رسید و ضریب
جینی تا 0.56 نیز بالا رفت، گفت: بزرگترین مانع در رشد
اقتصادي ایران کمبود درآمد نفت نیست بلکه عدم دسترسی به

 
بازارهاي بین المللی است. - اخبار اقتصادي - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم، دو برابر شدن قیمت نفت و
فروش روزانه حدود شش میلیون بشکه نفت سبب رشد بالاي
اقتصادي کشور در اواخر دوره پهلوي شد. در واقع ایران در
دهه پنجاه چهار برابر فروش نفت در دهه 80 و 90 نفت می
فروخت؛ در حالی که جمعیت آن روز نصف جمعیت امروز

 
کشور بود. 

باید توجه داشت که نتیجه این رشد اقتصادي سبب شد که ضریب جینی تا حدود 0.50 افزایش پیدا کند و در واقع شکاف طبقاتی شدیدي
را در ایران به وجود آورد. در طول سال هایی که رشد اقتصادي حکومت پهلوي به بالاي 10 درصد می رسید، سهم صادرات غیرنفتی کمتر از

 
پنج درصد بوده است. پس از انقلاب در مقاطعی حجم صادرات غیرنفتی به 86 برابر سال 1357 رسید. 

با وجود پیشرفت ها در شاخص هاي کلان اقتصادي به نظر می رسد، این پیشرفت ها در زندگی روزمره مردم آنچنان که باید دیده نمی شود.
گسیختگی شاخص هاي کلان اقتصادي با سطوح خرد که با زندگی روزمره و به مردم ارتباط دارد، در نهایت باعث ایجاد نوعی از فقر و یا

 
حس تبعیض در برخورداري ها بین اقشار مختلف مردم شده است. 

باید ارتباط بین شاخص هاي کلان و خرد به درستی بررسی شود و باید مشخص کنیم که چرا پیشرفت هاي نسبتاً خوب در شاخص هاي

 
کلان سبب نشده تا مردم آن را در زندگی روزمره شان احساس کنند. 

 
آمارهاي درستی مبناي قضاوت اقتصاد پس از انقلاب قرار نگرفت/قطعا شرایط اقتصادي نسبت به پیش از انقلاب بهتر است 

جواد صالحی اصفهانی استاد تمام اقتصاد دانشگاه ویرجینیاتک آمریکا در خصوص وضعیت اقتصادي ایران پس از انقلاب اسلامی در مقایسه با
دوره پیش از آن گفت: براي مقایسه تفاوت ها باید به آمارها رجوع کرد چراکه وقتی انقلاب عظیمی مانند انقلاب اسلامی در ایران رخ می

 
دهد و موقعیت هاي اجتماعی و اقتصادي مردم جابجا می شود، دیدگاه هاي مختلفی در خصوص بهتر یا بدتر شدن وضعیت مطرح می شود. 



وي افزود: خوشبختانه انقلاب ایران تنها انقلاب بزرگی است که قبل و بعد از آن آمار هاي نسبتا خوبی داریم در نتیجه می توانیم تصویر نسبتاً
دقیقی از وضعیت معیشت و درآمد سرانه داشته باشیم. متاسفانه در دیدگاه هاي سیاسی از این آمارها به درستی استفاده نمی شود و این

 
موضوع مردم را دچار سردرگمی می کند ضمن اینکه ممکن است سبب خطاي تصمیم گیري در سطوح بالا شود. 

به طور مثال گفته می شود که درآمد سرانه امروز ایران 60 درصد پیش از انقلاب است. این موضوع واقعیت ندارد. اگر کسی باشد که در آن
دوران زندگی کرده باشد به راحتی می تواند بگوید آن زمان کالاهایی مانند یخچال در خانه هاي روستایی بسیار کمیاب بود. این موضوع خود

 
آماري است که می تواند به شما بگوید که وضع نمی تواند بدتر شده باشد. 

این استاد اقتصاد گفت: وقتی شرایط گذشته که گاز خانگی وجود نداشته را با امروز که 86 درصد جمعیت کشور از این نعمت برخوردار
هستند مقایسه می کنیم، نمی توانیم بگوییم که شرایط بدتر شده است. غیر از کالاهاي با دوامی مانند یخچال که در خانه ها وجود دارد، آمار

 
بهتري در مورد مصرف یا تولید سرانه وجود دارد. 

 
مرکز آمار نرخ برابري دلار را تعیین کند/چگونه با محاسبات بانک جهانی GDP ایران یک سوم شد؟ 

صالحی در توضیح سرانه تولید گفت: براي محاسبه سرانه تولید، باید میزان تولید تعداد زیادي از کالاها را با یکدیگر جمع بزنیم. براي این کار
ارزش هر کالا را در تعداد آن ضرب کرده و جمع می کنیم. این قیمت ها در داخل کشور هستند. قیمت یک کالا در دو کشور با یکدیگر

 
یکسان نیست. 

به طور مثال قیمت گاز طبیعی که در ایران مصرف می کنیم، در آمریکا 30 برابر است. در صورتی که بیاید و مصرف گاز را در ریال ضرب
کنید، یک عدد به دست می آورید و اگر آن را ضربدر قیمتی که مردم آمریکا براي آن می پردازند کنیم به یک عدد کاملاً متفاوتی می رسیم.

وي با بیان اینکه این موضوع در مورد تمامی کالا ها وجود دارد، گفت: در نتیجه اگر مصرف انرژي را به قیمت هاي داخلی ایران محاسبه
کنید، تولید سرانه ایران بین 70 تا 100 میلیارد دلار کمتر از محاسبه آن با قیمت هاي جهانی می شود. براي آنکه مقایسه ها در این زمینه

 
منطقی تر شود، مطالعاتی در دانشگاه ها و بانک جهانی اتفاق افتاده است. 

برهمین اساس گفته می شود قیمت هاي محاسباتی تولید در کشورها بر مبناي آمریکا در نظر گرفته شود که به آن پروژه ICP می گویند.
در اثر این مقایسه نرخ برابري ریال و دلار نیز استخراج می شود اما این نرخ با چیزي که در بازار ارز ایران یا دیگر کشورها مشاهده می کنیم،

 
متفاوت است. 

این اقتصاددان ادامه داد: اگر امروز این نرخ برابري را محاسبه کنید، به رقمی حدود چهار هزار تومان می رسید و شما می بینید که در بازار
آزاد این قیمت 26 هزار تومان است. در نتیجه اگر تولید ریالی ایران را تقسیم بره 26 هزار تومان کنید به عدد کوچکی می رسید اما اگر آن را

 
به چهار تقسیم کنید، تفاوت بسیار زیادي خواهد داشت. 

وي تاکید کرد: توصیه بنده این است که مرکز آمار نرخ برابري قدرت براي ریال و دلار را محاسبه کنند تا این موضوع توسط خارجی ها انجام
نشود. در چند سال گذشته بانک جهانی به صورت ناگهانی این نرخ را تغییر داد و این موضوع سبب شد که GDP ایران تا یک سوم کاهش
پیدا کند. وقتی در خصوص علت این مسئله سوال می کنید، می گویند ما با ایران تماس گرفتیم اما به این دلیل که جواب مشخصی دریافت

 
نکردیم خودمان محاسباتی را انجام دادیم و به این نتیجه رسیدیم. 

در نتیجه پیچیدگی هاي زیادي در مقایسه آماري وجود دارد. اگر مقایسه هاي مختلف را بر مبناي نرخ برابري قدرت خرید نگاه کنیم،

 
مشاهده می کنیم که در هیچ یک از آن ها وضعیت امروز ایران بدتر از پیش از انقلاب نیست. 



رشد 60 درصدي سرانه تولید نسبت به پیش از انقلاب/حفظ سطح زندگی مردم با درآمد نفتی 250 دلار به ازاي هر نفر با پنج هزار دلار

 
بسیار متفاوت است 

صالحی با بیان اینکه محاسبات اشتباه می گوید که مصرف گاز در ایران یک سوم مصرف گاز در آمریکا است، گفت: ممکن است مصرف آن
یکسان باشد اما به این دلیل که قیمت در آمریکا 30 برابر است، به نظر می رسد که مصرف ایران پایین است. در صورتی که این محاسبات را

 
براي پیش و پس از انقلاب به درستی انجام دهیم می بینیم که تولید سرانه ایران نسبت به پیش از انقلاب 60 درصد رشد داشته است. 

وي افزود: عده اي ممکن است بگویند که کشورهاي دیگر نیز رشد کردند و این مورد درستی است. در نتیجه می توانیم مقایسه اي با مبناي
برابري قدرت خرید بین ایران و ترکیه انجام دهیم. بر اساس محاسبه اي که بنده انجام دادم بین سال 1369 تا بیست سال پس از آن(سال
1390) ترکیه و ایران تقریبا پا به پاي هم از نظر اقتصادي حرکت کردند و این نشان می دهد اقتصاد ایران پس از انقلاب قدرت تولید ثروت و

 
بهبود معیشت مردم را داشته است. البته منبع رشد در ایران با ترکیه متفاوت است. 

به طور مثال مقدار زیادي از رشدي اقتصادي ایران که از آن صحبت می کنیم به دلیل بالا رفتن قیمت نفت ایجاد شد اما در ترکیه این
موضوع به دلیل افزایش بهره وري نیروي کار رخ داد. اشتباهی که مردم می کنند این است که متوجه نیستند در دوره طلایی مصرف یعنی
1353 تا 1356 ایران به قیمت ثابت سرانه 5000 دلار صادرات نفت داشت اما به قیمت هاي امروز درآمدهاي ما از صادرات نفت به 250 دلار

 
براي هر نفر رسیده است. 

این استاد اقتصاد گفت: حفظ سطح زندگی مردم با 250 دلار با پنج هزار دلار بسیار متفاوت است. این که امروز گفته می شود وضعیت
معیشت مردم به خصوص براي دهک هاي پایین جامعه نسبت به قبل از انقلاب بهتر شده، نشان می دهد که اثر نفت در تامین معیشت

 
کاهش یافته و بیشتر این رشد اقتصادي به کمک تولید داخل به وجود آمده است. 

امروز حدود 20 درصد از انرژي تولیدي کشور را صادر و حدود 80 درصد آن را در داخل کشور مصرف می کنیم. این در حالی است که در
گذشته این نسبت ها کاملاً برعکس بود. مصرف داخلی انرژي در شرایط فعلی به درستی محاسبه نمی شود چرا که قیمتی که براي آن در

 
نظر می گیرند، بسیار پایین است. 

 
بازسازي غیرواقعی چهره اقتصاد پیش از انقلاب اسلامی/اقتصاد ایران ظرفیت رشد اقتصادي را دارد 

صالحی در پاسخ به سوالی در خصوص حس منفی مردم نسبت به وضعیت معیشتی گفت: این موضوع دلایل مختلفی دارد. برخی از
نظرسنجی ها نشان می دهد که ایرانی ها نسبت به اوضاع خود بدبین تر هستند و شما می توانید این موضوع را در رفت و آمد معمولی آنها

 
نیز ببینید. 

مشکل دیگر این است که معمولاً به پیش از انقلاب باز نمی گردیم. در حال حاضر بازسازي از وضعیت آن دوران انجام شده و بر این اساس
تصور می شود که وضع همه در آن دوران خوب بود. برخی می گویند که در دوران پیش از انقلاب وضعیت خوبی داشتیم و زندگی مان بسیار
بهتر بود، این موضوع نشان می دهد که افراد نگاه آماري ندارند و شاید یک درصد بالاي جامعه آن زمان را با میانگین امروز کل جامعه ایران

 
مقایسه می کنند. 

وي ادامه داد: مردم عادي به وضعیت ده سال پیش خود باز می گردند. رشد اقتصادي که در این دوران بیست ساله از آن صحبت شد پس از
شروع تحریم ها در سال 1391 ثابت شد. دلیل این مسئله پایین آمدن قیمت نفت نبود، اگرچه که کشورهاي دیگر نظیر عربستان سعودي دو

 
سال بعد به دلیل پایین آمدن قیمت نفت به همین مشکل دچار شدند و تولید ناخالص داخلی آن ها در آن زمان سقوط کرد. 



در واقع پس از تحریم هاي نفتی رشد اقتصادي ایران به حدود یک درصد افت پیدا کرد. اگر در نظر بگیریم که جمعیت در این دوره یک و
نیم درصد رشد داشته، می توانیم نتیجه بگیریم که سطح زندگی کاهش پیدا کرده است. مرکز آمار ایران در این زمینه آمارهاي بسیار خوبی

 
را جمع آوري و میزان خرید مردم در کالاهاي مختلف را مشخص می کند. 

این استاد اقتصاد دانشگاه ویرجینیاتک تاکید کرد: اگر به این آمارها نگاه کنیم مصرف واقعی خانوارها در یک سال را می بینیم و اگر به روند
آن توجه کنیم، مشاهده خواهیم کرد که مصرف خانوارها در ده سال ابتدایی پس از جنگ رو به رشد بود اما در ده سال اخیر این روند
معکوس شده است. به طوري که امروزه مصرف سرانه برابر 20 سال قبل است و این همان چیزي است که مردم می بینند و بابت آن نگران

 
هستند. البته این موضوع را نباید به حساب اقتصاد ایران پس از انقلاب گذاشت. 

برخی می گویند اقتصاد ایران قابلیت رشد ندارد اما اگر پیش از سال 1390 را مشاهده کنیم، می بینیم که قابلیت وجود داشت و می تواند

 
این روش را دوباره داشته باشد. البته نباید فکر کنیم که حتما باید به همان شیوه رشد کنیم و از نفت کمک بگیریم. 

 
شاخص تکان دهنده فاصله طبقاتی در دهه پنجاه/60 درصد مردم ایران زیر خط فقر بودند 

وي در خصوص مفهوم فقر و احساس مردم ایران در مورد آن گفت: یک شوك بزرگ منفی در سال 1391 به ایران وارد شد که در واقع افت
شدید صادرات نفت بود. طبیعتاً اولین پیامد این اتفاق جهش قیمت دلار در مهر ماه 1391 بود. چنین شوکی نمی تواند فقط به یک دهک

 
جامعه محدود باشد چرا که شوك بزرگی محسوب می شود. در اینجا طبیعی است که فقر نیز افزایش پیدا می کند. 

در صورتی که یک نرخ ثابت را براي خط فرق در نظر بگیریم(درآمد روزانه حدود پنج دلار که بانک جهانی در نظر می گیرد) پیش از انقلاب
حدود 60 درصد مردم ایران زیر خط فقر بودند و در سال 1390 این رقم به زیر 10 درصد کاهش پیدا می کند اما از آن زمان تا الن این رقم

 
تا حدود دو برابر افزایش پیدا کرده است. 

صالحی با بیان اینکه وضعیت نابرابري با فقر تفاوت دارد، گفت: نابرابري برعکس فقر عمل می کند به این معنا که وقتی قیمت نفت افزایش
پیدا می کند نابرابري در ایران افزایش پیدا می کند. افزایش قیمت نفت سبب می شود که سرمایه کلانی به دست دولت برسد، وقتی این پول

 
توسط دولت تقسیم می شود، افراد متناسب با جایگاه و موقعیت خود سهم متفاوتی دریافت می کنند. 

در نهایت پول نفت بین تمام جامعه توزیع می شود اما شاهد بودیم که در دهه پنجاه ایران به بدترین وضعیت نابرابري رسید. در این دوران

 
شاهد بودیم که ضریب جینی حتی به 0.56 نیز رسید. در حال حاضر این ضریب در حدود 0.40 قرار دارد که بسیار پایین تر است. 

وي افزود: طی سه سال اخیر بی عدالتی چندان تفاوتی نکرده است و این درحالی است که بسیار در مورد آن صحبت می شود. بر اساس
آمارهاي مرکز آمار ایران، مصرف دهک هاي بالا نیز کاهش پیدا کرده و این موضوع چندان عجیبی نیست چرا که حتی در دهک هاي بالا نیز

 
قیمت ها افزایش یافته اما درآمدها به همان نسبت رشد نداشته است. 

در نتیجه نابرابري را باید از فقر جدا کرد. وقتی شما رشد اقتصادي منفی دارید، وضعیت نابرابري به صورت خودکار بهبود پیدا می کند. در
مورد فقر دولت ها بسیار بهتر می توانند، عمل کنند. در حقیقت قدرت دولت ها در کاهش فقر بسیار بیشتر از توان آنها در کاهش نابرابري
است. در بحث نابرابري سیستم بسیار پیچیده اي تولید می شود که عوامل مختلفی در آن دخیل هستند اما فقر موضوع بسیار ساده تري

 
است. 

این اقتصاددان با اشاره به اینکه دولت می تواند به افرادي که به دلایل مختلفی نمی توانند، کار کنند یا درآمدهاي آنها پایین است درآمد



برساند، اظهار کرد: در تمام دنیا این سیاست وجود دارد. دولت ها با روش هاي مختلف این اقدام را انجام می دهد که این موضوع در ایران نیز
انجام می شود. یکی از دلایلی که فقر بدتر از وضع موجود نشد همین است که دولت مکانیزمی دارد که می تواند بر اساس آن درآمد را به

 
سرعت به حساب خانوارها واریز کند. 

بنده امیدوار هستم که لازم نباشد دولت یارانه بدهد اما در شرایطی که یارانه هاي عظیم انرژي آن هم به صورت نا مساوي پرداخت می شود،
ترجیح من این است یارانه ها به صورت نقدي پرداخت شود. در خصوص ارز 4200 تومانی نیز همین موضوع مطرح است. شما اگر حس می
کنید امکان کنترل این ارز را ندارید و مصرف کننده نهایی نمی تواند از آن استفاده کند، بهتر است معادل ریالی آنها به حساب مردم واریز

 
کنید. درست است که قیمت ها افزایش پیدا خواهد کرد اما پس از آن مردم درآمدي دارند که بتوانند بر مبناي آن همان کالاها را بخرند. 

 
همه کشورهاي در حال توسعه و حتی پیشرفته با مشکلات داخلی و فساد درگیر هستند 

وي در خصوص امکان رشد و توسعه اقتصادي در شرایط تحریم گفت: نمی توان به دقت نقش تحریم ها را در رکود اقتصادي بیان کرد. آن
چیزي که مشاهده می کنیم این است که اقتصاد ایران در حال رشد بود اما پس از اعمال تحریم ها این رشد به یک بار متوقف شد. اگر بحث
سیاست هاي نادرست و فساد مطرح باشد باید این سوال را پرسید که چطور این مسئله ظرف یک سال مشخص ناگهان تغییر پیدا کرد، چرا

 
پیش از آن چنین اتفاقاتی رخ نمی داد. 

چرا در محدوده زمانی که دولت ایران برق و سایر امکانات را با سرعت بسیار زیاد به روستاها می رساند، این فساد مانع نمی شد؟ به نظر می
رسد که افرادي مسائل داخلی را بسیار بزرگ جلوه می دهند و دچار اشتباه می شوند. عده اي می گویند که 20 درصد مشکلات ایران مربوط

 
به تحریم است اما این موضوع صحیح نیست و اگر به آمار نگاه کنید و درآمد سرانه را بررسی کنید، می توانید تاثیر تحریم ها را ببینید. 

صالحی گفت: اگر قیمت نفت کاهش پیدا کند و رشد در عربستان سعودي به یکباره منفی شود کسی نمی گوید که این موضوع مربوط به
سیاست داخلی یا فساد بوده است. این در حالی است که فساد در عربستان سعودي بیداد می کند و از ایران بسیار بیشتر است. همچنین
سیاست هاي بد نیز در این کشور بسیار است. در ایران قیمت نفت کاهش پیدا نمی کند اما درآمدهاي آن کاسته شده است. بنده شکی ندارم

 
مشکلات داخلی در ایران وجود دارد. 

کشور در حال توسعه اي وجود ندارد که مشکل داخلی نداشته باشد. حتی کشورهاي توسعه یافته نیز مشکلات داخلی و فساد دارند. نمی

 
توان به این موارد اعدادي را نسبت داد تا بتوانیم بگوییم سهم هر یک چقدر است. 

وي با بیان اینکه بنده تحریم ها را ظالمانه می بینم. شکی در این نیست که آمریکا از یک کالاي عمومی که بخشی از آن را به عنوان دلار در
اختیار دارد، استفاده می کند تا سیاست خارجی خود را پیش ببرد، گفت: این مشکل با یک قرارداد از بین نمی رود و نمی توان گفت که
آمریکا از این به بعد هیچ کشوري را با استفاده از قدرت دلار در بازار جهانی تنبیه نمی کند. اتفاقی که رخ خواهد داد این است که ایران باید

 
تا حدي از دسترسی خود به اقتصاد بازار جهانی استفاده کند و از آن دفاع کند. 

 
عدم دسترسی به بازارهاي جهانی؛ مشکل اصلی اقتصاد ایران 

این استاد اقتصاد در خصوص شاخص هاي اقتصادي که می توانند در مذاکرات مورد تاکید ایران قرار گیرد، گفت: بنده به عنوان یک
اقتصاددان می توانم بگویم که بزرگترین مانع در رشد اقتصادي ایران کمبود درآمد نفت نیست البته که این موضوع تاثیرگذار است اما مهمتر

 
از آن عدم دسترسی به بازارهاي بین المللی و تجارت است. 

وي تاکید کرد: ما کالاهاي بسیار زیادي را تولید می کنیم که نسبت به کالاهاي همسایگان، کشورهاي آسیایی و آفریقایی برتري نسبی دارند.



حتی تولید کنندگان خرد نیز باید بتوانند از بازارهاي جهانی استفاده کنند. در حال حاضر دستمزد واقعی ایرانی ها نسبت به دلار بسیار

 
کاهش داشته و این موضوع سبب می شود که نیروي کار ایرانی بتواند کالاهاي تولیدي در کشورهاي دیگر را شکست دهد. 

در داخل ایران این اتفاق رخ داده و با وجود این که کالاهاي ایرانی کیفیت پایین تري دارند، به سبب قیمت کمتر مردم از آنها استفاده می
کنند. باید توجه داشت که بازار داخلی کشش دائمی ندارد. کشورهایی که ارزش پول آنها کاهش پیدا می کند، در صورتی که بتواند از بازار

 
خارجی استفاده کنند، شاهد یک رشد اقتصادي خواهند بود. 

 
نقش محوري بانک ها در جابجایی تولید و شکل گیري اقتصاد مقاومتی/بانک ها باید اعتبارات تولید را فراهم کنند 

صالحی در خصوص لزوم اصلاح ساختار بانکی در ایران گفت: وقتی شما می خواهید عوامل تولید را از بخشی که سودده نیست به بخش
دیگري منتقل کنید، بنگاه هاي اقتصادي نیاز به اعتبار دارند و به سراغ بانک می روند. در صورتی که بانک نتواند این منابع را تامین کند،

 
جابجایی تولید که بسیار براي اقتصاد مقاومتی و رشد اقتصادي در آینده مهم است، رخ نخواهد داد. 

وي افزود: دولت نمی تواند به بانک مرکزي دستور دهد که به همه اعتبار دهد. وظیفه بانک ها این است که در شهرهاي کوچک و متوسط،
اعتبار مورد نیاز شرکتی که می خواهد براي صادرات یا مصرف داخلی تولید خود را افزایش دهد، تامین کند. بانک هاي ما براي این کار

 
ساخته نشده اند. 

نظام بانکی همیشه از دولت وام می گرفته و تقسیم می کرده است اما امروز بانک ها باید بتوانند از مردم سپرده دریافت کنند و وام بدهند.
وقتی بانک ها خودشان به دلایل مختلف از جمله ناترازي بانکی دچار مشکل هستند، نمی توانند این اقدام را به درستی انجام دهند. بنابراین

 
نظام بانکی ایران به جاي آنکه خودش به دنبال ایجاد ثروت برود، باید وارد نظام تولید شود و به تولید کمک کند. 

استاد اقتصاد دانشگاه ویرجینیاتک آمریکا با اشاره به اینکه نقش اصلی بانک این است که ببیند چه افرادي پروژه هاي خوبی دارند اما سرمایه
لازم براي اجراي آن را ندارند، گفت: بانک موظف است پول را به همین افراد بدهد تا تولید را انجام دهند. فراموش نکنیم که این مسئله تنها
مربوط به سیستم داخلی نیست، اینکه کالایی به خارج از کشور صادر شود و پول آن به کشور بازگردد نیازمند ارتباط بانکی بین داخل و

 
خارج کشور است. 

طی 30 سال اخیر شرایط تغییر کرده است. وقتی یک بانک خارجی می خواهد پولی را از بانک ایرانی دریافت کند، اولین سوال آن این است
که این پول از کجا آمده و بانک ایرانی باید به سرعت نسبت به آن پاسخ دهد. در نهایت ما باید با قوانین بین المللی که مربوط به پولشویی
است کنار بیاییم. البته همه می دانند که وقتی تحریم وجود دارد باید به نحوي از آن ها عبور کنید و نمی توانید شفافیت کامل را در اختیار
دنیا قرار دهید اما به محض آن که تحریم ها کاهش پیدا کند یا برطرف شود، می توانیم بانک هاي خود را از نظر داخلی و ارتباط با دنیا

 
اصلاح کنیم تا بتوانند نقل و انتقالات را براي ما انجام دهند. 

 
رشد اقتصادي 4 درصدي که منجر به افزایش اشتغال شود نسبت به رشد ناگهانی اما نفتی اولویت دارد 

وي در پاسخ به سوالی در خصوص امکان ایجاد رشد اقتصادي با فرض ادامه تحریم ها گفت: هر کشوري که بخواهد سیاست خارجی مستقل
داشته باشد و با آمریکا همسو نباشد، باید خود را آماده کند که مقداري از ارتباطات تجاري خود را از دست بدهد. در مورد ایران از دست
دادن یا کاهش صادرات نفت آن قدرها مهم نیست که مردم فکر می کنند چرا که بسیاري از کشورها بدون صادرات نفت رشد هاي خوبی را

 
تجربه کردند. 

صالحی با اشاره به اینکه بخش دیگر تحریم ها که اجازه نمی دهد ما پول را جابجا کنیم بسیار مهم است، اظهار کرد: فکر می کنم ما باید به



نحوي این تحریم ها را دور بزنیم یا قراري بگذاریم تا این تحریم ها تاثیر چندانی براي ایران نداشته باشد. بنده خوشبین هستم که اقتصاد
ایران بتواند با نیروي کار و بالا بردن بهره وري رشد اقتصادي ایجاد کند. این رشد اقتصادي دیگر شبیه رشد دهه 80 یا 50 که به دلیل پول

 
نفت به وجود آمد، نخواهد بود. در واقع این رشد به شکل کندتري خود را نشان خواهد داد. 

اگر نخواهیم که درآمدهاي نفتی را به سطح سال 1390 بازگردانیم، باید بپذیریم که رشد اقتصادي در حد 3 تا 4 درصد باقی بماند اما این
رشد اقتصادي به مراتب بهتر از رشد اقتصادي 8 درصدي است که در آن اشتغالی نباشد. مانند همان رشدهاي اقتصادي دهه 80 که در عمل

 
اشتغال زیاد ایجاد نکرد. 

وي افزود: امروز امکان ایجاد اشتغال بیشتر وجود دارد چرا که تولید داخلی نیازمند اشتغال است. ترجیح بنده این است که به 4 تا 5 درصد
رشد اقتصادي قانع شویم اما اشتغال ما نیز به همان نسبت رشد پیدا کنند تا اینکه سطح معیشت به صورت ناگهانی بهبود پیدا کند اما کسی

 
کار جدیدي پیدا نکند. 

در حال حاضر مهم ترین چیز در ایران این است که دانشجویانی که فارغ التحصیل می شوند، بتوانند کاري پیدا کنند و بتوانند از زندگی خود
بهره ببرند. بهترین راه کاهش فقر نیز رشد اقتصادي است. دادن یارانه به مردم براي زمان خاص و گروهی خاصی خوب است اما در صورتی

 
که رشد اقتصادي همراه با اشتغال رخ دهد، به شکل فراگیرتري به از بین رفتن فقر کمک خواهد کرد. 

این اقتصاددان ادامه داد: ما با رشد اقتصادي 4 تا 5 درصد در سال می توانیم هر 25 سال سطح زندگی مردم را به دو برابر افزایش دهیم که
این روند قابل قبولی است. توصیه هایی که می توان در اینجا انجام داد این است که باید خوشبین بود. خوشبینی یکی از شروط آغاز کار در

 
کشورهایی مانند ایران است و خوشبختانه مبناي زیادي در تاریخ ایران دارد. 

اگر به تاریخ پیش از تحریم ها نگاه کنیم می بینیم که اقتصاد ایران در حال رشد بود و کالاهاي مختلفی در آن تولید می شد و همان تولید،
امروز به داد اقتصاد رسیده است. بسیاري از بخش هاي تولیدي در ایران وجود دارد اما وابستگی آنها به خارج بالاست. در حال حاضر کافیست

 
تا این وابستگی را کمی کاهش دهیم، از نیروي کار بیشتري استفاده کنیم و دل خود را به کالاهاي سرمایه بر خوش نکنیم. 

ما باید کارخانه هایی داشته باشیم که اشتغال ایجاد کنند نه اینکه بگوییم کارخانه اي ایجاد کردیم که تمام دستگاه هاي آن خودکار است و

 
تمامی آنها را از خارج وارد کردیم. این موارد تغییراتی است که قابل انجام است و بنده را به آینده خوشبین می کند. 

 
دولت به سرعت سیاست هاي ارزي خود را اصلاح کند 

وي در خصوص سیاست هاي غلطی که تا به امروز پیگیري شده است، گفت: به کرات شاهد بودیم که وقتی دولت منابع ارزي بیشتري در
اختیار داشت اجازه داد تا قیمت ارز کاهش یابد و کالاهاي خارجی وارد شود. این سیاست را دولت هاي متعددي پیگیري کردند و موضوع

 
طبیعی در اقتصاد سیاسی ایران در نظر گرفته می شود. 

صالحی افزود: مشخص است که طبقه متوسط ایران به کالاهاي لوکس و خارجی علاقه مند است، در نتیجه به دولت فشار وارد می کند تا اگر
پولی در اختیار دارد اجازه واردات بدهد. این مورد از جمله اشتباهاتی است که قابل جبران بوده و باید سریعاً این سیاست گذاري را تغییر داد.

نباید اجازه داد تا نرخ دلار ارزان شود چرا که مردم به آن علاقه مند هستند. می توان این توضیح را به مردم داد تا بدانند آن چیزي که تصور
می کنند و در نهایت به نفع آنها نخواهد بود.



دستگاه ها اشرافی به قانون صدور مجوز کسب و کار ندارند

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  228  |  تاریخ: 1400/11/22

سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس گفت: دست اندرکاران توجیه و اطلاعات کافی در خصوص قوانین را ندارند و حتی از ارائه
راهنمایی هاي ساده نسبت به ارباب رجوع نیز عاجز هستند و به قوانین اشراف ندارند.

 
باشگاه خبرنگاران جوان - غلامرضا مرحبا سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس در گفت و گویی به سوالات زیر پاسخ داد. 

 
مهم ترین دلیل مقاومت دستگاه ها در برابر یکپارچه شدن درگاه ملی مجوز ها چیست؟ 

مرحبا: در هر موضوعی امکان وجود فساد هست. اما فرض می کنیم در این خصوص فسادي وجود ندارد. بنابراین، می توان علت این فرآیند
هاي سخت و پیچیده را اینطور بیان کرد که دست اندرکاران توجیه و اطلاعات کافی در خصوص قوانین را ندارند. حتی از ارائه راهنمایی هاي

 
ساده نسبت به ارباب رجوع نیز عاجز هستند و به قوانین اشراف ندارند. 

مجلس قانون را تصویب و شوراي نگهبان تائید کرده، به قانون تبدیل شده و رئیس جمهور نیز آن را ابلاغ کرده است. اما دستگاه هاي مجري

 
که در قسمت هاي انتهایی حلقه اجرایی هستند، نسبت به آن قانون توجیه نشده و مجریان قانون، اشراف کافی به موضوع ندارند. 

علت دوم این است که در قبال عدم اجرا، ترك فعل یا اجراي سلیقه اي قانون نیز بازخواستی صورت نمی گیرد. مثالی می زنم؛ فردي هتلی را
احداث کرده و زمین هاي اطراف آن را با کاربري گردشگري خریداري کرده است. تا زمانی که مجوز هاي لازم را اخذ کند، بنیاد مسکن در
طرح هادي منطقه را بازنگري کرده و کاربري گردشگري زمین هاي فوق را به کشاورزي تغییر داده است. این فرد 8 سال است که در دستگاه
هاي مختلف رفت و آمد می کند تا بتواند مجددا تغییر کاربري بدهد. او می گوید این زمین را در زمان خرید با عنوان گردشگري به او

 
فروخته اند، سپس کارشناس طرح هادي دقت نکرده و کاربري زمین را زراعی ثبت کرده است. 

یا شخص دیگري که هدف سرمایه گذاري داشته، تمام استعلام هاي لازم را از راه آهن گرفته است. بعدا استعلام او را باطل کردند و گفتند
که مقیاس شان تغییر کرده است. به او گفته اند که حریم راه آهن در سري قبل 100 متر بود و به شما استعلام دادیم. اکنون مقیاس را به

 
110 متر رسانده ایم و 10 متر از ملک شما در حریم می افتد، به همین دلیل استعلام شما را باطل کرده ایم. 

پاسکاري سرمایه گذار بین دستگاه ها عامل ایجاد رشوه پیشنهاد شما به عنوان قانونگذار براي پایان دادن به این فرآیند ها و جایگزینی یک

 
طرح براي تسهیل فضاي کسب و کار چیست؟ 

مرحبا: ما باید در مناطقمان بر مبناي اقلیم، استعداد ها و فرصت هاي منطقه، شرایط لازم را احصا کنیم. حتی مجوز هاي بدون نام را آماده
کنیم، به آن ها هویت ببخشیم، سپس بگوئیم هر کسی که از هر نظر اهلیت آن را دارد، در اختیار بگیرد و کار را آغاز کند. با این روش هاي
فعلی کارآفرینی معنی پیدا نمی کند. زمانی که یک شغل خدماتی در یک سازمان تعریف می شود، حداقل 2 هزار نفر با مدرك فوق لیسانس

 
به بالا متقاضی آن هستند. 

باید براي سرمایه گذاري متولی خاص پیدا کنیم. طرحی به نام میز خدمت، پنجره واحد یا مجموعه اي ایجاد کنیم تا فردي که می خواهد
سرمایه گذاري کند، براي استعلام به 10 اداره مختلف مراجعه نکند و بین دستگاه هاي مختلف سرگردان باشد. در این پنجره واحد تقاضا



بدهد، مدارك لازم را ارائه کند، آن ها نیز در مورد اهلیت او بررسی هاي لازم را انجام دهند. در این صورت نه در اداره رشوه خواري خواهد
بود و نه اعمال نفوذ خواهیم داشت.



خانه کارگر یزد: وقتی معاون وزیرکار در مقابل دوربین صداوسیما اعلام می کند

خط فقر 4 میلیون تومان است باید فاتحه وزارت کار را بخوانیم / افرادي در وزارت

کار روي کار آمده اند که نگاه کمیته امدادي دارند

منبع: انتخابشماره خبر:  229  |  تاریخ: 1400/11/22

دبیر اجرایی خانه کارگر یزد گفت: هنگامی که معاون وزیرکار در مقابل دوربین صداوسیما و چشم مردم اعلام می کند که خط فقر 4
میلیون تومان است و با اصرار بیهوده از این ادعاي خود دفاع می کند، باید فاتحه وزارت کار را بخوانیم.

ایلنا: دبیر اجرایی خانه کارگر یزد گفت: هنگامی که معاون
وزیرکار در مقابل دوربین صداوسیما و چشم مردم اعلام می
کند که خط فقر 4 میلیون تومان است و با اصرار بیهوده از این

 
ادعاي خود دفاع می کند، باید فاتحه وزارت کار را بخوانیم. 

علی دهقانی (دبیر اجرایی خانه کارگر یزد) با ابراز تاسف شدید
از به کارگیري نیروهاي ناکارآمد، ناآگاه و ناتوان در وزارت
تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: متاسفانه افرادي در وزارت
کار روي کار آمده اند که نگاه کمیته امدادي دارند و درك

 
درستی از تعاون، اشتغال و حل مسائل کارگري و کارفرمایی ندارند. 

علی دهقانی با انتقاد از آمارهایی که از سوي مسئولان وزارت کار اعلام می شود، گفت: هنگامی که معاون وزیرکار در مقابل دوربین
صداوسیما و چشم مردم اعلام می کند که خط فقر 4 میلیون تومان است و با اصرار بیهوده از این ادعاي خود دفاع می کند، باید فاتحه

 
وزارت کار را بخوانیم. 

وي با ابراز تاسف از اینکه با وجود گستردگی وظایف و مسولیتها، در وزارت کار نگاه تخصصی وجود ندارد، گفت: افرادي در این وزارتخانه
عریض و طویل و البته تخصصی به کار گرفته شده اند که با چالشهاي کارگر و کارفرما بیگانه هستند، اشتغال زایی را متوجه نمی شوند و

 
بسیاري موارد دیگر که انتخابها و انتصاب ها را زیر سوال برده است. 

دبیر اجرایی خانه کارگر یزد با انتقاد از ادعاي ایجاد شغل با یک میلیون تومان گفت: وقتی از اشتغال زایی و فرصت شغلی درك درستی وجود

 
نداشته باشد، عالی ترین مقام مسئول وزارت کار اعلام می کند با یک میلیون تومان هم می شود شغل ایجاد کرد. 

وي نسبت به تبعات اظهارات غیرکارشناسانه و اعلام عدد و ارقام غیرمنطقی از سوي دولتمردان هشدار داد و گفت: هنگامی که یک وزیر یا
معاون وزیر از اعداد و ارقامی سخن می گویند که با واقعیت ها بیگانه است، مردم به ویژه دهک هاي پایین جامعه که با سختی و مشقت

 
زندگی خود را می گذرانند، از وجود چنین مدیران ناآگاهی احساس ناامیدي می کنند. 

دهقانی با اعلام اینکه بر اساس آمارهاي موجود، بیش از 60درصد جامعه زیر خط فقر قرار دارند، گفت: بسیار جاي تاسف دارد که معاون وزیر

 
کار معتقد است با 4 میلیون تومان می توان زندگی کرد، در صورتی که 4 میلیون تومان هزینه هاي نیمی از روزهاي ماه را تامین نمی کند. 

وي با اعلام اینکه از زمان روي کار آمدن دولت سیزدهم، هیچ تحولی در عرصه تولید، اشتغال و روابط کارگر و کارفرما به وجود نیامده است،



 
گفت: شرایط بحرانی امروز ناشی از مدیران ناکارآمد و مدیریت اتوبوسی در وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی است. 

دبیر اجرایی خانه کارگر یزد خطاب به رئیس جمهور گفت: چرا افراد ناآگاه، ناتوان و نامطلع را روي کار می آورید؟ آیا نمی دانید مدیر

 
ناکارآمد و ناآگاه، عملکرد تمام دولت را زیر سوال می برد؟ 

وي گفت: در شرایطی که بحران هاي جدي بنگاه هاي اقتصادي، تولید و اشتغال را فرا گرفته، باید افرادي مسلط و آگاه روي کار می آمدند،
اما امروزه افرادي سر کار آمده اند که با آمارسازي هاي غیر واقعی و اظهارات غیرکارشناسانه، روح و روان جامعه را تخریب می کنند و باعث

 
ناامیدي مردم می شوند. 

دهقانی خطاب به رئیس دولت سیزدهم گفت: کاش با کسانی که شناخت درستی از رابطه کارگر و کارفرما، تولید و بنگاه اقتصادي دارند،
مشورت می کردید و از آن ها می خواستید مدیرانی توانمند و کارآمد را به شما معرفی کنند.



تخصیص اعتبار 57 میلیاردي براي حمایت از تسهیلات خرد و خانگی گیلان

منبع: ایسناشماره خبر:  230  |  تاریخ: 1400/11/22

معاون امور اقتصادي استانداري گیلان با بیان اینکه در سال جاري 57 میلیارد تومان براي حمایت از تسهیلات خرد و خانگی استان
اختصاص یافت، گفت: نزدیک به 40 درصد این اعتبار تا کنون جذب شده است.

آرش فرزام صفت در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: توجه به
کسب و کارهاي خرد و متوسط در کنار واحدهاي تولیدي

 
بزرگ، زمینه ساز ایجاد اشتغال پایدار و مولد خواهد بود. 

وي با اشاره به اینکه تعدادي از سرفصل هاي تسهیلاتی به این
امر اختصاص دارد، افزود: از جمله تسهیلات مشاغل خانگی و
پشتیبان، تبصره 16 و 18 قانون بودجه براي حمایت از مشاغل

 
خرد و متوسط در نظر گرفته شده است. 

فرزام صفت با بیان اینکه در سال جاري 57 میلیارد تومان
براي حمایت از تسهیلات خرد و خانگی استان گیلان اختصاص یافته است، تصریح کرد: نزدیک به 40 درصد این اعتبار تا کنون جذب شده

 
است. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري گیلان گفت: هم چنین براي اشتغال به کار کادر وظیفه و سربازان نیز منابعی در قالب تسهیلات

 
یارانه دار به استان ابلاغ شده و در حال پرداخت است. 

وي تاکید کرد: موضوع مهم در این راستا، مهارت آموزي است تا تسهیلات یاد شده در راستاي ایجاد اشتغال هزینه شوند. طبیعتا قصد توزیع
اعتبارات بدون نظارت را نداریم و موافق پول پاشی و پرداخت تسهیلات بدون تعهد اشتغال نیستیم و براي جذب این تسهیلات نیز دقت را

 
فداي سرعت نخواهیم کرد. 

فرزام صفت افزود: یکی از حلقه هاي مفقوده در پرداخت تسهیلات خرد، ایجاد شبکه فروش و بازارچه هاي عرضه محصولات است که براي

 
این منظور شهرداري ها و دهیاري ها براي ایجاد بازارچه هایی براي عرضه محصولات خانگی ماموریت یافته اند. 

 
معاون امور اقتصادي استاندار گیلان تاکید کرد: قطعا بدون بازاریابی ایجاد زنجیره ارزش و بازرگانی پرداخت تسهیلات ابتر خواهد ماند. 

انتهاي پیام



دومین دوره مسابقات برنامه نویسی آنلاین دانشگاه شریف 12 اسفندماه آغاز می

شود

منبع: دانشجوشماره خبر:  231  |  تاریخ: 1400/11/22

به گزارش خبرنگار دانشگاه خبرگزاري دانشجو، شروع ویروس کرونا در سراسر جهان موجب به وجود آمدن سبک زندگی جدیدي
براي مردم کشور ها و جوامع مختلف گردیده است. در این سبک زندگی نو ظهور، رعایت فاصله اجتماعی و پرهیز از تجمع افراد یکی

از ارکان اصلی حفظ سلامت جوامع است. در کنار مسائلی مانند شروع کرونا، ...

به گزارش خبرنگار دانشگاه خبرگزاري دانشجو، شروع ویروس
کرونا در سراسر جهان موجب به وجود آمدن سبک زندگی
جدیدي براي مردم کشور ها و جوامع مختلف گردیده است. در
این سبک زندگی نو ظهور، رعایت فاصله اجتماعی و پرهیز از
تجمع افراد یکی از ارکان اصلی حفظ سلامت جوامع است. در
کنار مسائلی مانند شروع کرونا، دوري مسافت، اهمیت زمان و
امکانات گسترده و خاص فضاي مجازي از جمله عوامل مهمی
هستند که ضرورت بازنگري در سیاست هاي تصمیم گیري

 
برخی رویداد ها و کسب کار ها که شاید تا قبل از این اتفاقات به ضرورت حضور در فضاي مجازي توجه کمتر داشتند را نشان دهد. 

برگزاري رویداد هاي مجازي یکی از بهترین فرصت ها براي صاحبان کسب و کار ها است تا با بهره گیري از فناوري به روز و کارآمد اطلاع

 
رسانی چند رسانه اي، محصولات و خدمات خود را به شکل نامحدود به مخاطبان خود عرضه کنند. 

در این راستا دانشگاه صنعتی شریف با هدف حمایت از تولید ملی، شناسایی برنامه نویسان توانمند براي حضور در کسب و کار هاي مبتنی بر
ICT، ایجاد خودباوري و اعتماد به نفس و ایجاد اشتغال در حال برگزاري مسابقات برنامه نویسی به صورت آنلاین و غیر حضوري با عنوان
"Sharif Codejam" توسط گروه فناوري اطلاعات و ارتباطات شریف "Sharif ICT Group" و با همکاري معاونت علمی و فناوري

 
ریاست جمهوري و مرکز نوآوري فناوري اطلاعات و ارتباطات پیشرفته دانشگاه صنعتی شریف در اسفند ماه سال جاري می باشد. 

شریف کدجم یک مسابقه برنامه نویسی است که کلیه مراحل آن به صورت غیر حضوري و آنلاین برگزار می شود و کلیه علاقمندان به برنامه

 
نویسی بدون هیچ محدودیتی می توانند در آن شرکت کنند. 

در این مسابقات براي استفاده از تکنولوژي ها و زبان هاي برنامه نویسی هیچ محدودیتی وجود ندارد و مخاطب این رویداد تمامی کسانی

 
هستند که توانایی برنامه نویسی دارند. 

شریف کدجم در سه مرحله برگزار خواهد شد که در تمامی مراحل شرکت کنندگان تعدادي سوال چالشی را دریافت کرده و مدت زمان

 
محدودي براي پاسخ به این سوالات دارند و افراد با دریافت امتیازات بیشتر به مراحل بعدي راه پیدا می کنند. 

سوالات چالشی رویداد بدین صورت طراحی می شوند که مدتی قبل از برگزاري رویداد گروهی با حضور برخی از سرمایه گذاران، شرکت هاي



بزرگ، چهره هاي موفق استارتاپی و افراد سرشناس در حوزه ICT تشکیل می شود و به تدوین سوالات اصلی مسابقات می پردازند. همین

 
گروه وظیفه داوري و امتیاز دهی به شرکت کنندگان را بر عهده دارند. 

همچنین لازم به ذکر است جهت اطلاع رسانی به علاقه مندان جهت حضور در این مسابقات حدود یک ماه قبل از برگزاري رویداد از افراد،
استارتاپ ها و تیم هاي فعال در حوزه مورد نظر دعوت می شود تا در رویداد ثبت نام کنند. ثبت نام در مسابقات از 15 بهمن آغاز شده و تا 5
اسفند 1400 ماه ادامه خواهد داشت. علاقه مندان به حضور در مسابقات جهت کسب اطلاعات بیشتر و ثبت نام می توانند به وبسایت رسمی

رویداد www.codejam.sharif.ir مراجعه کنند.



مجلس با عزم جدي براي کمک به دولت سیزدهم وارد میدان شده است

منبع: تهران نیوزشماره خبر:  232  |  تاریخ: 1400/11/22

نماینده مردم اهواز در مجلس با بیان اینکه این مجلس در راه خدمت و کمک براي پیشرفت کشور از دولت سیزدهم حمایت می کند
گفت: مجلس شوراي اسلامی با عزم جدي براي کمک به دولت انقلابی وارد میدان شده است.

نماینده مردم اهواز در مجلس با بیان اینکه این مجلس در راه
خدمت و کمک براي پیشرفت کشور از دولت سیزدهم حمایت
می کند گفت: مجلس شوراي اسلامی با عزم جدي براي کمک

 
به دولت انقلابی وارد میدان شده است. 

به گزارش شبکه خبري تهران نیوز، شبیب جویجري پنجشنبه
در آیین افتتاح و کلنگ زنی 231 پروژه عمرانی ، تولیدي ،
خدماتی و آموزشی در خوزستان افزود:در انقلاب اسلامی توجه
به محرومان و مظلومان یک هدف مهم است و دشمنان به

 
دلیل همین رویکرد مخالف انقلاب اسلامی هستند. 

وي در ادامه با تشریح اقدامات انجام شده در کشور در مدت 43 سال گذشته اظهار داشت: اگر منصفانه قضاوت کنیم در کنار کارهاي زیادي

 
که بعد از انقلاب اسلامی در کشور انجام شده نقص ها و کمبودهاي زیادي نیز وجود دارد که باید برطرف شوند. 

جویجري اظهار داشت:با آرمان هاي انقلاب اسلامی بسیار فاصله داریم و دولت انقلابی عزم خود را جزم کرده تا به مناطق محروم بیشترین

 
توجه و رسیدگی را داشته باشد. 

فرمانده سپاه ولی عصر (عج) استان خوزستان نیز در این آیین گفت: براي جبران عقب افتادگی ها در بخش هاي مختلف به ویژه زیرساخت

 
هایی که دغدغه مردم است باید تلاش شبانه روزي انجام شود. 

سردار حسن شاهوار پور افزود: وضعیت برق استان خوزستان در تابستان امسال بسیار نگران کننده بود که امید است در سال 1401 این

 
مشکل به ویژه در پیک مصرف که مشکلاتی براي مردم و کارخانجات ایجاد کرد برطرف شود. 

وي بر توسعه اشتغال در خوزستان به عنوان یک مطالبه جدي تاکید کرد و ادامه داد: از شرکت هاي صنعتی و تولیدي بزرگ که در خوزستان

 
مستقر هستند انتظار می رود براي توسعه و پیشرفت این استان بیشتر تلاش کنند. 

فرمانده سپاه ولی عصر(عج) خوزستان در ادامه با بیان اینکه انقلاب اسلامی خدمات زیادي را در طول 43 سال ارائه کرده است افزود:

 
جمهوري اسلامی ایران با وجود مشکلات بسیار ، به پیشرفت هاي بسیار خوبی در زمینه هاي مختلف دست یافته است. 

مدیر کل نوسازي، توسعه و تجهیز مدارس خوزستان نیز در این آیین به تشریح طرح هاي آموزشی مورد بهره برداري در دهه فجر امسال در
این استان اشاره کرد و گفت: 6 مدرسه در قالب 19 کلاس درس به صورت همزمان در شهرستان هاي رامهرمز و دشت آزادگان افتتاح شدند.
علی قربانی اظهار داشت: مدرسه 2 کلاسه برکت شهید سردار قاسم سلیمانی در رامهرمز با زیربناي 109 مترمربع و اعتباري بالغ بر پنج

 
میلیارد ریال با مشارکت بنیاد برکت به بهره برداري رسید. 

مدیرکل نوسازي مدارس خوزستان با اشاره به افتتاح همزمان چهار طرح آموزشی در رامهرمز گفت : یک مدرسه 2 کلاسه با هزینه اي بالغ بر
6 میلیارد ریال با مشارك خیرنیک اندیش بهروز حقیقی در روستاي زویدي رمضان و سه مدرسه سه کلاسه در روستاهاي شهرستان رامهرمز



 
افتتاح شدند. 

 
وي افزود : در شهرستان رامهرمز 18 واحد آموزشی با 81 کلاس درس و اعتباري بالغ بر 300 میلیارد ریال در حال ساخت است. 

قربانی اظهار داشت : یک مدرسه 6 کلاسه در زمینی به مساحت یک هزارو 730 مترمربع و زیربناي 300 مترمربع با اعتباري بالغ بر 13

 
میلیارد ریال با مشارکت پتروشیمی اروند در روستاي هوفل علی آباد سوسنگرد افتتاح و به بهره برداري رسید. 

 
به مناسبت دهه مبارك فجر 231 پروژه در بخش هاي مختلف در استان خوزستان افتتاح یا کلنگ زنی شد. 

 
منبع: بسیج نیوز 

انتهاي پیام/



افتتاح 7 طرح تعاونی در آذربایجان شرقی

منبع: تبریز منشماره خبر:  233  |  تاریخ: 1400/11/22

به گزارش آژانس خبري تبریزمن، حسین فتحی در مصاحبه با خبرنگار صدا وسیما در آیین افتتاح 102 طرح تعاونی کشور که به
صورت ویدئو کنفرانس و با حضور مخبر معاون اول رییس جمهور و عبدالملکی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی برگزار شد، اظهار

کرد: تعاونی ها با تجمیع سرمایه هاي خرد و هم افزایی، زمینه اشتغال ...

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی آذربایجان شرقی از افتتاح
7 طرح تعاونی همزمان با 102 شرکت تعاونی کشور در نهمین

 
روز از دهه فجر خبر داد. 

به گزارش آژانس خبري تبریزمن، حسین فتحی در مصاحبه با
خبرنگار صدا وسیما در آیین افتتاح 102 طرح تعاونی کشور
که به صورت ویدئو کنفرانس و با حضور مخبر معاون اول
رییس جمهور و عبدالملکی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی
برگزار شد، اظهار کرد: تعاونی ها با تجمیع سرمایه هاي خرد و

 
هم افزایی، زمینه اشتغال پایدار را فراهم می نمایند. 

فتحی در ادامه از افتتاح 7 تعاونی در بخش هاي مختلف همزمان با سراسر کشور خبر داد و گفت: براي بهره برداري از این طرح ها، 960

 
میلیارد ریال سرمایه گذاري شده و اکنون شاهد افتتاح و بهره برداري از این طرح ها هستیم. 

مدیرکل تعاون، کار ورفاه اجتماعی آذربایجان شرقی افزود: با بهره برداري از این شرکت هاي تعاونی در استان زمینه اشتغال 55 نفر فراهم

 
شد. 

وي توجه به تعاونی ها را از برنامه هاي راهبردي وزارت عنوان کرد و گفت: 4 هزار و 374 تعاونی فعال در بخش هاي مختلف اقتصادي با
بیش از 80 هزار و 733 نفر اشتغال در آذربایجان شرقی فعالیت می کنند.



تصویب «قانون عملیات بانکداري بدون ربا» شاه بیت تحولات بانکی پس از انقلاب/

نظام بانکی تحریم ها را مدیریت کرد

منبع: کیوسک خبرشماره خبر:  234  |  تاریخ: 1400/11/22

مدیرعامل بانک صادرات ایران از دستاوردهاي نظام بانکی پس از پیروزي انقلاب اسلامی می گوید که شاه بیت آن تصویب «قانون
عملیات بانکداري بدون ربا» و توانایی نظام بانکی براي مدیریت شرایط سخت تحریم ها است. به گزارش کیوسک خبر به نقل از

خبرگزاري فارس، براي مرور دستاوردهاي نظام بانکی پس از پیروزي انقلاب ...

مدیرعامل بانک صادرات ایران از دستاوردهاي نظام بانکی پس از پیروزي انقلاب اسلامی می گوید که شاه بیت آن تصویب «قانون
عملیات بانکداري بدون ربا» و توانایی نظام بانکی براي مدیریت شرایط سخت تحریم ها است. به گزارش کیوسک خبر به نقل از خبرگزاري

 
فارس، براي مرور دستاوردهاي نظام بانکی پس از پیروزي انقلاب اسلامی با حجت اله صیدي، (...) 

مدیرعامل بانک صادرات ایران از دستاوردهاي نظام بانکی پس از پیروزي انقلاب اسلامی می گوید که شاه بیت آن تصویب «قانون عملیات

 
بانکداري بدون ربا» و توانایی نظام بانکی براي مدیریت شرایط سخت تحریم ها است. 

به گزارش کیوسک خبر به نقل از خبرگزاري فارس، براي مرور دستاوردهاي نظام بانکی پس از پیروزي انقلاب اسلامی با حجت اله صیدي،
مدیرعامل بانک صادرات ایران به گفت وگو نشستیم. صیدي از تحول نظام بانکی در سال هاي پس از پیروزي انقلاب می گوید که تصویب
«قانون عملیات بانکداري بدون ربا» به عنوان چارچوبی مترقی، سرآغازي بر آن بود. در گام بعد، تقویت مزیت هاي نسبی کشور و تأمین مالی
صنایعی از قبیل فولاد، سیمان، مواد غذایی، نفت، گاز و پتروشیمی قرار داشت که به استقلال اقتصادي به عنوان ساحتی از استقلال در مفهوم
انقلابی و همه جانبه آن یاري رساند؛ مسیري که هر چند با موانعی چون جنگ تحمیلی و تحریم هاي ظالمانه مواجه بود، اما با اصلاح ساختار
و ارتقاي استانداردهاي نظام بانکی و استفاده حداکثري از فناوري هاي نوین طی شد. او چشم انداز پیش روي نظام بانکی را که در افق گام
دوم انقلاب معنا می یابد، با دو مفهوم حمایت از تولید و گسترش عدالت اجتماعی همساز می انگارد؛ دو مفهومی که بانک صادرات ایران با
توجه به حضور همیشگی در متن مردم براي هریک طرح ها و محصولاتی نو عرضه داشته و بر آن است که علاوه بر اصالت عدالت به عنوان
یکی از اصلی ترین آرمان ها، تأمین مالی مردم کم برخودار و کم درآمد کمک می کند تا پیشرفت اقتصادي نیز بهتر و سریع تر در دسترس

 
قرار گیرد. 

فارس: نظام بانکی ما پس از پیروزي انقلاب اسلامی تا چه حد متحول شد و چقدر توانست با اهداف و آرمان هاي انقلاب همسو و منطبق

 
شود؟ 

صیدي: انقلاب اسلامی مبتنی بر آموزه ها و اصول دین مبین اسلام و شعارهاي کلیدي آن استقلال، آزادي و جمهوري اسلامی بود. طبیعی
است که بعد از پیروزي انقلاب و برقراري نظام جمهوري اسلامی که مؤلفه ها و تعاریف خود را دارد و تدوین قانون اساسی، نظام بانکی نیز
باید دچار تحول می شد و از انقلاب تأثیر می پذیرفت. یکی از مهمترین کارهایی که در همان سال هاي اول استقرار نظام جمهوري اسلامی
اتفاق افتاد، این بود که فقها با کار ویژه و منسجم در خصوص عقود اسلامی، قانون عملیات بانکداري بدون ربا را تدوین کردند که در سال 62

 
تصویب شد. 

در اسلام و اقتصاد اسلامی چند مفهوم خیلی برجسته است و وقتی به قانون عملیات بانکی بدون ربا می نگریم، متوجه می شویم که توجه
خوبی به آنها شده است. یکی از این مفاهیم محاسبه سود واقعی و دیگري توزیع عادلانه سود است. در عملیات بانکی بدون ربا اولین نکته در
محاسبه سود واقعی این است که وقتی وجهی به یک فعالیت اقتصادي تخصیص پیدا می کند تا سودي حاصل شود، آن عملیات باید واقعی



باشد. دوم این که این سود بین شرکا یا افراد درگیر در آن فعالیت اقتصادي به صورت عادلانه توزیع شود. (می دانیم که عادلانه به معنی
مساوي نیست). این امر در قالب عقود معین محقق می شود که طرف هاي عقد ممکن است بانک و عامل (انجام دهنده فعالیت اقتصادي) یا
دو شریک باشند. مضاربه، مساقات، مرابحه و مشارکت از جمله این عقود هستند. با این که هر متن قانونی قابل نقد است، اما من این قانون را
قانون بسیار پیشرفته اي می دانم. یکی از نشانه هاي آن هم این است که تا امروز که بیش از 38 سال از جاري شدن قانون عملیات بانکی

 
بدون ربا می گذرد، نیازي به تغییر آن احساس نشده است. این قانون بحمداالله یکی از ثمرات انقلاب بود. 

فارس: یکی از مهمترین شعارهاي انقلاب اسلامی، استقلال بود. بانک ها براي کاهش وابستگی و افزایش خوداتکایی کشور در این بیش از

 
چهاردهه چه نقشی ایفا کردند و در دستیابی به آن چقدر موفق بودند؟ 

صیدي: بحث استقلال براي جمهوري اسلامی خیلی مهم است و بانک ها هم باید در همین مسیر حرکت کنند. در این بحث استقلال را در
حوزه اقتصاد در نظر می گیریم، اگرچه می توان در حوزه سیاست و فرهنگ و سایر حوزه ها هم به طور مبسوط گفت وگو کرد؛ اما از آنجایی
که در حوزه بانکداري بحث می کنیم، استقلال اقتصادي را مدنظر داریم. براي دستیابی به استقلال اقتصادي، لازم بود که زیرساخت هاي
کشور محکم شوند و براي این که کشور روي پاي خود بایستد، شاخص ها در حوزه اقتصاد کلان بهبود پیدا کند. باید از مزیت هاي نسبی
کشور استفاده و آنها را تقویت می کردیم و این ها نیاز به تأمین مالی داشت که نظام بانکی باید انجام می داد. به جاي این که خام فروشی
کنیم، باید به سمت ایجاد ارزش افزوده در معادن و ذخایر کشور می رفتیم. در فولاد کارهاي بزرگی شد؛ مثل فولاد مبارکه، فولاد خوزستان و
فولاد خراسان. الحمدالله الان در استان هرمزگان چند طرح بزرگ فولادي داریم که چند تا از آنها به بهره برداري رسیده است. براي این که
زنجیره فولاد تکمیل شود، باید از معادن، سنگ آهن استخراج می شد و فرآیند تبدیل به شمش فولادي را طی می کرد. بنابراین کارخانه
هاي آهن اسفنجی، گندله سازي، کنسانتره و امثال اینها ایجاد شد که این فعالیت ها نیاز به تأمین مالی داشت. بعد از آن به جاي واردات

 
ورق آهن از کره و روسیه براي تولید خودرو، تجهیزات و ماشین آلات، بانک ها کارخانه هاي فولاد را تأمین مالی کردند. 

اوائل انقلاب تولید سیمان کشور در حداقل میزان بود و در دهه 70 لازم بود به 56 تا 70 میلیون تن و تا امروز به 80 میلیون تن برسد که
تقریباً محقق شده است. کارخانه هاي سیمان با تأمین مالی بخش بانکی ایجاد شدند. در مواد غذایی خیلی مشکل داشتیم. حتی پنیر را از
دانمارك وارد می کردیم. وقتی جمعیت زیاد می شود، شیوه هاي سنتی تولید روستایی و خانگی براي جمعیت 50 تا 80 میلیونی جوابگو
نیست و انواع لبنیات باید به شیوه صنعتی تولید شود. بنابراین لازم بود شرکت هاي لبنی بزرگ تأسیس شود یا شرکت هاي موجود بزرگتر
شوند. نظام بانکی به داد اینها رسید و در حال حاضر کشور تولیدکننده و صادر کننده انواع محصولات لبنی است که نقش نظام بانکی را در

 
این بخش برجسته می کند. 

 
فارس: در حوزه تأمین مالی مزیت نسبی کشور یعنی نفت و گاز و پتروشیمی چطور؟ 

صیدي: در این حوزه روشن است که هم اکتشاف باید صورت می گرفت و هم حفاري و استخراج. بعد از تکمیل فرآیندها باید به جاي صادرات
نفت خام و گاز، آنها را به فرآورده هاي بالادستی و پایین دستی و محصول نهایی تبدیل می کردیم. بنابراین ابتدا پالایشگاه ها و بعد شرکت
هاي پتروشیمی ایجاد شدند. پارس جنوبی در عسلویه اوج این کار بود. تأمین مالی این بخش را هم نظام بانکی به عهده گرفت و این پیشرفت

 
ها باعث شد که کشور در تحقق استقلال جلو برود. 

 
فارس: آیا از منظر نظام بانکی، شاخصی براي سنجش این کاهش وابستگی و تحقق مفهوم استقلال اقتصادي وجود دارد؟ 

صیدي: استقلال یک مفهوم نسبی است و مطلق نیست که با تعیین یک عدد بتوان تشخیص داد. در همه جاي دنیا مزیت نسبی برقرار است.
در ایران هم نظام بانکی به این روند کمک کرد و به جاي واردات محصولات متنوع، خودمان تولید کردیم و الان صادرکننده خیلی از
محصولات نهایی هستیم. زمانی گاز، ماده خام محسوب می شد و متانول محصول؛ اما در حال حاضر متانول فروشی هم خام فروشی است و
باید آن را به یک محصول نهایی تبدیل کنیم. اتیلن و حتی پلی اتیلن را هم باید به سمت محصولات پایین دستی ببریم. در بخش هاي دیگر



این صنعت هم به جاي این که قطعات مختلف لوازم خانگی و خودرو را وارد کنیم، از محصولات متنوع پتروشیمی مختلف استفاده می شود.

 
این نقش نظام بانکی بود در تحقق شعار استقلال. 

فارس: اگر بخواهید در چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی، از چند دستاورد اصلی نظام بانکی براي مردم نام ببرید، به چه مواردي

 
اشاره می کنید؟ 

صیدي: دستاوردهاي نظام بانکی همین هاست. منبع اصلی بخش مهمی از تولید ناخالص داخلی که توسط کارخانجات و خدمات تامین می
شود، نظام بانکی است. تحولات زیادي هم در درون نظام بانکی اتفاق افتاده که از جمله آنها می توان به فناوري اطلاعات اشاره کرد. نظام
بانکی با این فناوري توانست روي پاي خودش بایستد. بانکداران خودشان برنامه نوشتند و نرم افزار تهیه کردند. در حال حاضر 80 میلیون نفر
جمعیت داریم. نزدیک به 200 میلیون کارت بانکی در دست مردم است و با این که زمان استاندارد متوسط نقل و انتقال تراکنش هاي بانکی
در دنیا هشت ثانیه است، در ایران این زمان کمتر است و حتی برخی اوقات پیامک انتقال وجه پس از دو ثانیه دریافت می شود. اینها

 
دستاوردهاي داخلی نظام بانکی در حوزه اصلاح ساختارهاست. 

پس از انقلاب اسلامی در نظام بانکی دو اتفاق مهم رخ داد؛ یکی عرضه سهام برخی بانک هاي بزرگ دولتی مانند بانک صادرات ایران، ملت و
تجارت در بورس و دیگري تأسیس بانک هاي خصوصی و این هر دو در نظام بانکی تحول آفرید. الحمدالله امروز چند بانک خصوصی قوي در
کشور داریم که پا به پاي بانک هاي دولتی و بورسی در حال فعالیت هستند. عمده این بانک ها به بورس وارد شدند و این موضوع باعث
شفافیت بیشتر شد. وقتی شرکتی را بورسی می کنیم، دو اتفاق می افتد؛ یکی شفافیت و دیگري افزایش پاسخگویی. اصولاً وقتی از نظام
جمهوري صحبت می کنیم، مردم سالاري و پاسخ خواهی مردم مطرح می شود و دولت باید پاسخگو باشد. بورسی کردن بانک ها و شرکت ها

 
موجب شد تا پاسخگویی در سطح بهتري قرار گیرد و کیفیت آن بالا برود. 

فارس: مدتی کوتاه پس از پیروزي انقلاب جنگ آغاز شد. نظام بانکی و از جمله بانک صادرات ایران در مواجهه با جنگ تحمیلی و پس از آن
تحریم هاي ظالمانه چه واکنش هایی از خود نشان داد، چطور به مقاوم سازي اقتصاد در برابر این تهاجمات کمک کرد و به چه نتایجی

 
رسید؟ 

صیدي: دشمن فهمیده بود که ضربه به کشور را از کجا آغاز کند. از همان ابتداي انقلاب دیدیم که از طریق گروهک ها از جمله منافقین
سعی داشت کشور را به هم بریزد و مغزهاي متفکر نظام را یکی پس از دیگري از میان بردارد تا به اهدافش برسد. موفقیت هاي انقلاب براي
دو گروه هزینه داشت. یکی براي ابرقدرت ها و استکبار جهانی و دیگري براي حکام مرتجع برخی کشورهاي منطقه که بیداري اسلامی رفته
رفته آنها را از پاسخگویی به ملت هایشان ناگزیر می کرد. اینها نمی خواستند مردم ایران و دیگر ملت ها به این بینش برسند. به همین دلیل
ترور و انفجار و ناآرامی و بلافاصله در پی آن هشت سال دفاع مقدس اتفاق افتاد و همه دنیا پشت سر عراق قرار گرفت تا زیرساخت هاي ایران
را تخریب کند. با این همه در دفاع مقدس اولاً ایران نگذاشت یک وجب از خاك کشور از دست برود و سرافراز از جنگ بیرون آمد و ثانیاً
بلافاصله همت کرد به آبادانی کشور، ساختن خرابی هاي ناشی از جنگ و سرمایه گذاري. عسلویه آغاز شد. افزایش ظرفیت سیمان،
پتروشیمی، مواد غذایی، نساجی و فولاد شروع شد. دشمنان براي ضربه زدن به این تحولات و پیشرفت، تحریم ها را آغاز کردند. دریافتند که
اگر نظام دریافت و پرداخت را فلج کنند، سیمان، خودروسازي و سایر صنایع هم نمی توانند به فعالیت خود ادامه دهند. از این رو تحریم نظام

 
بانکی خیلی زودتر از سایر تحریم ها آغاز شد. 

در مورد تحریم ها دو منبع مهم وجود دارد که یکی کتاب «جنگ خزانه داري» نوشته معاون خزانه داري آمریکا در زمان جورج بوش و
دیگري کتاب «هنر تحریم ها»ست که توسط ریچارد نفیو نوشته شده است. در کتاب جنگ خزانه داري به صراحت تحریم نظام بانکی مورد
اشاره قرار گرفته و حتی چند سطر هم در خصوص تحریم بانک صادرات ایران نوشته شده است. نظام بانکی کشور تحریم را با همه سختی
اش توانست مدیریت کند. این تحریم ها در سال 2010 به اوج خود رسید. سوئیفت بسته و نقل و انتقالات محدود شد. پیشتر هم معامله با
دلار محدود شده بود. نظام بانکی اما با تمام سختی ها توانست دوام بیاورد و به فعالیت خود ادامه دهد. بانک صادرات ایران با توجه به این که



بیشترین تعداد شعب خارجی را در دنیا دارد، قطعا باید بیشتر ضربه می دید؛ اما در مقابل تدابیري را به کار بست و الحمدالله تاکنون موفق

 
شده به فعالیت و خدمت رسانی و تزریق پول به اقتصاد ادامه دهد. 

با اصلاح ساختاري که از چهار سال پیش آغاز شد، ساختار مالی بانک بهتر شد. بانکی که در سال 96 روزانه 10 میلیارد تومان زیان می داد و
نزدیک به 5/7 هزار میلیارد تومان زیان انباشته داشت، در حال حاضر بانک سوددهی شده، زیان انباشته خود را پوشش داده است و پروژه

 
هاي داخلی و خارجی را تأمین مالی می کند. اینها برخی از دستاوردهاي نظام بانکی در چهل و سه سال گذشته است. 

 
فارس: به نظرتان براي پایداري و افزایش این دستاوردها چه باید کرد؟ 

صیدي: دو نکته بسیار اهمیت دارد. یکی حمایت از تولید است. هرچه قدر از تولید حمایت کنیم، تولید ناخالص داخلی (مجموعه کالا و
خدماتی که در یک سال تولید می شود) بالا می رود که در بانک صادرات ایران این امر در اولویت قرار دارد و تلاش شده متناسب با منویات
مقام معظم رهبري که در سال هاي اخیر، همه ساله ابعاد مختلف تولید را مورد نظر قرار داده و ابلاغ فرموده اند، اقدامات خود را سامان دهد

 
و با طرح هاي طروت، محیا، کارا و محصولات مختلف بانکی براي تحقق این اهداف قدم هاي بزرگی بردارد. 

در کنار رونق تولید، فقرزدایی مطرح است. می دانید که تحقیقات و نظریه هاي توسعه اقتصادي نهایتاً به دو راهی توسعه و عدالت می رسد.
حتی برخی طرفداران یک نظریه افراطی معتقدند ایرادي ندارد برخی زیر چرخ هاي توسعه له شوند. البته معلوم است در چنین شرایطی
مردم فقیر له خواهند شد. زمانی که کارخانجات و برج ها ایجاد شود، دهک هاي اول فقیرتر می شوند و گاهی از بین می روند و این دسته از
توسعه گراها هم به آن اعتنایی ندارند؛ اما جمهوري اسلامی همواره توسعه را در کنار عدالت دیده و نه فقط اجازه نداده دهک هاي اول و دوم
له شوند، بلکه تلاش کرده از رفاهی حداقلی برخوردار باشند. تأمین مالی این طبقات در نظام بانکی یک ارزش است و مورد توجه قرار دارد.
ارزش و اهمیت این موضوع در بانک صادرات ایران به مراتب بیشتر است؛ چراکه بانک صادرات ایران یک بانک مردمی است و از زمان تأسیس
در 70 سال پیش در متن جامعه قرار داشته است. در همه شهرها و بخش ها و حتی مناطق دورافتاده شعبه تأسیس کرده است. این بانک
حتماً تسهیلات بخش هاي آسیب پذیر، اشتغال، کارآفرینی و ازدواج و اخیراً پرداخت وام بدون ضامن را با جدیت در دستور کار خود دارد. در
دوسال اخیر شیوع بیماري کرونا باعث شد تا کسب و کارها آسیب ببینند و درآمد و اشتغال مردم با مشکل مواجه شود. در چنین شرایطی
وام ودیعه مسکن تعریف شد. اینها بخشی از مأموریت هاي اجتماعی بانک صادرات ایران است. باید بدانیم که بدون وجود نشاط و گسترش
فقر در جامعه امکان توسعه وجود ندارد. مگر می شود در یک جامعه فقیر و بدون نشاط به فکر توسعه بود؟ بنابراین تأمین مالی مردم کم
برخودار و کم درآمد کمک می کند تا جامعه زنده تر باشد و بهتر بتوان توسعه ایجاد کرد و این مهم در کارنامه شبکه بانکی و از جمله بانک

صادرات ایران نمره قابل قبولی دارد.



«مالیات بر عایدي سرمایه» قیمت ها را کاهش می دهد

منبع: شبکه بانک و بیمهشماره خبر:  235  |  تاریخ: 1400/11/22

به گزارش شبکه خبري بانک و بیمه "بینا" به نقل از شبکه خبري اقتصاد و بانک ایران  بهاالدین حسینی هاشمی؛ اقتصاددان و
مدیرعامل اسبق بانک صادرات در گفت وگو با خبرنگار ایبِنا با اشاره به سیاست هاي مالی دولت مبنی بر اخذ مالیات بر بعضی

درآمدها و یا معافیت ها براي تشویق به انجام برخی فعالیت هاي اقتصادي ...

مدیرعامل اسبق بانک صادرات گفت: مالیات برعایدي سرمایه
به طور قطع از نوسانات قیمت جلوگیري می کند و کاهش

 
قیمت در بازارهاي مختلف را به همراه خواهد داشت. 

به گزارش شبکه خبري بانک و بیمه "بینا" به نقل از شبکه

 
خبري اقتصاد و بانک ایران 

بهاالدین حسینی هاشمی؛ اقتصاددان و مدیرعامل اسبق بانک
صادرات در گفت وگو با خبرنگار ایبِنا با اشاره به سیاست هاي

مالی دولت مبنی بر اخذ مالیات بر بعضی درآمدها و یا معافیت ها براي تشویق به انجام برخی فعالیت هاي اقتصادي اظهار کرد: اگر جهت
گیري به سمتی باشد که براي فعالیت هاي غیرتولیدي یا فعالیت هاي سوداگرانه ، واسطه گري و دلالی مالیات وضع شود، تا حد بسیاري از
سرمایه گذاري کاذب در بازار غیرمولد کم خواهد کرد. چرا که بسیاري از افرادي که در فعالیت هاي واسطه گري و سوداگرایانه مشغول

 
هستند، عملیات و فعالیت هایشان ثبت و نقل و انتقال پولی آنها ردیابی نمی شود. 

وي ادامه داد: اگر تمام معاملات و مبادلات پولی در قالب تراکنش هاي بانکی انجام و ثبت شود تا داد و ستدها و نقل و انتقال ها قابل
پیگیري باشند و از چنین فعالیت هایی مالیات اخذ شود از جذابیت آنها کم خواهد شد. البته در حال حاضر بخش عمده اي هم تهاتري انجام

 
می شود و معاملات در هیچ جایی ثبت نمی شود. 

این اقتصاددان تاکید کرد: از سوي دیگر براي هدایت اعتبار به سمت تولید، باید مشوق هایی درنظر گرفت و معافیت و تخفیف مالیاتی و
حمایت هاي بانکی را ایجاد کرد تا ارزش افزوده بیشتري داشته باشد و افراد ترغیب شوند که در بخش تولید سرمایه گذاري کنند و بدانند که

 
قطعا سرمایه گذاري در بخش تولید منافع بیشتري برایشان خواهد داشت. 

به گفته حسینی هاشمی، هدایت اعتبارات بانک ها به سمت تولید نیز باید همراه با مشوق باشد و به گونه اي نباشد که براي بانک ها زیان ده
باشد. یعنی اینطور نباشد که بانک در بخش بازرگانی تسهیلات کوتاه مدت با سود بیشتر بدهد اما در بخش تولید تسهیلات بلند مدت با سود

 
کمتر اعطا کند. در این صورت بانک ها رغبتی نخواهند داشت به سمت تولید بروند. 

وي با تاکید بر اینکه مجموعه سیاست هاي پولی و مالی باید در راستاي حداکثر کردن رشد اقتصادي باشد که بتواند تولید ناخالص ملی
کشور را افزاش دهد و باعث اشتغال و خلق ثروت شود، تصریح کرد: مالیات برعایدي سرمایه به طور قطع از نوسانات قیمت جلوگیري می کند



 
و کاهش قیمت در بازارهاي مختلف را به همراه خواهد داشت. 

کارشناس ارشد پول و بانکداري گفت: وقتی در اقتصاد واسطه گري و دلالی وجود داشته باشد، یک محصول با قیمت تمام شده به دست
مصرف کننده نمی رسد و در مراحل مختلف شامل افزایش قیمت خواهد شد اما به طور قطع با وضع مالیات بر فعالیت هاي سوداگرایانه،

 
جذابیت این بازارها از بین می رود و سود حداقلی نصیبشان می شود. 

به گفته حسینی هاشمی ، هرچقدر سیستم مالیاتی شفاف تر و جامع و دقیق اجرایی شود، معاملات پنهان و سیاه و زیرپله اي به حداقل می
رسد که دست دلالان و سوداگران را از بازار کوتاه می کند. در این شرایط است که قیمت تمام شده کالا براي مصرف کننده نهایی کاهش می

 
یابد و ثبات پیدا خواهد کرد و در نهایت شاهد آرامش و تعادل در بازار خواهیم بود. 

او تاکید کرد: در صورت تصویب طرح مالیات بر عایدي سرمایه تحولی در اقتصاد رخ خواهد داد که در نتیجه باید این موضوع به سرعت
تعیین تکلیف شود. کشورهایی که با دریافت مالیات اقتصاد خود را اداره می کنند و تورم هاي آنچنانی به قشر با درآمد ثابت تحمیل نمی
کنند، از هرگونه فعالیتی که منجر به سوداگري می شود مالیات اخذ می کنند. مهم شناسایی و شناخت این نوع فعالیت ها و درآمدهاست که

 
در حال حاضر با توجه به سیستم الکترونیکی که در کشورمان وجود دارد قابل تحقق است. 

این اقتصاددان در پایان گفت: اخذ مالیات بر عایدي سرمایه باعث می شود نقدینگی در دست مردم کم شود و به درآمدهاي دولت اضافه شود
که در نهایت به ثبات بازارها نیز می انجامد. مهم تر از همه اینکه کسري بودجه دولت نیز تامین می شود و این در حالی است که وقتی دولت
کسري بودجه نداشته باشد، از بانک مرکزي اسقراض نمی کند و طبیعتا پایه پولی و نقدینگی نیز افزایش پیدا نخواهد کرد؛ ضمن اینکه سطح

عمومی قیمت ها نیز در این وضعیت کنترل می شود.



44 خانوار زیر پوشش کمیته امداد شِشتَمَد خراسان رضوي خانه دار شدند

منبع: ایرناشماره خبر:  236  |  تاریخ: 1400/11/22

سبزوار- ایرنا- مدیر کمیته امداد امام خمینی (ره) ششتمد گفت: همزمان با دهه مبارك فجر، 44 خانوار زیر پوشش این نهاد
حمایتی در این شهرستان خراسان رضوي با کمک هاي بلاعوض و تسهیلات بانکی خانه دار شدند.

سبزوار- ایرنا- مدیر کمیته امداد امام خمینی (ره) ششتمد
گفت: همزمان با دهه مبارك فجر، 44 خانوار زیر پوشش این
نهاد حمایتی در این شهرستان خراسان رضوي با کمک هاي

 
بلاعوض و تسهیلات بانکی خانه دار شدند. 

ابراهیم خطیب روز جمعه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا افزود:
هزینه ساخت و مقاوم سازي مسکن مددجویان روستایی و
شهري کمیته امداد از محل کمک هاي بلاعوض این نهاد،
تسهیلات بنیاد مسکن انقلاب اسلامی و مشارکت افراد نیکوکار

 
تامین شده است. 

وي اظهار داشت: علاوه بر ساخت و تکمیل 44 واحد مسکونی مددجویان کمیته امداد امام خمینی (ره) شهرستان ششتمد، 156 واحد

 
مسکونی نیز بهسازي شد که در مجموع 118 میلیارد ریال از محل اعتبارات این نهاد براي این واحدها هزینه شده است. 

مدیر کمیته امداد امام خمینی (ره) ششتمد گفت: علاوه بر فعالیت هاي این نهاد درحوزه مسکن، از ابتداي امسال 122 میلیارد ریال

 
تسهیلات اشتغال زایی به 330 طرح در این شهرستان پرداخت شده است. 

خطیب افزود: عمده این تسهیلات با هدف توانمندسازي و اشتغالزایی خانواده هاي زیر پوشش در بخش هاي مختلف کشاورزي، دامپروري،

 
طیور و مشاغل خانگی پرداخت شده است. 

 
ششتمد که پیشتر از بخشهاي تابعه شهرستان سبزوار بود، اردیبهشت امسال به شهرستان ارتقا یافت. 

مرکز این شهرستان سه هزار و 786 کیلومترمربعی که 24 هزار نفر جمعیت را در خود جاي داده است، در فاصله 240 کیلومتري جنوب

 
غرب مشهد واقع است. 

 
ششتمد از 2 بخش مرکزي و شامکان، 48 دهیاري و 53 آبادي تشکیل شده است. 

 
برچسب ها 

 
- تسهیلات مسکن 

 
- کمیته امداد امام خمینی 

- ششتمد 



 
- ساختمانی 

- مسکن



توسعه زیرساخت ها موجب رفع محرومیت می شود
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عطااالله معروفخانی، مدیرعامل شرکت فولاد هرمزگان در این آیین با تاکید بر حمایت مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه از طرح هاي
توسعه اي فولاد هرمزگان، اظهار داشت: امروز شاهد احداث مدول سوم تولید آهن اسفنجی با ظرفیت 900 هزار تن در سال، احداث

واحد دوم تولید گازهاي صنعتی با ظرفیت 10 هزار نرمال مترمکعب بر ساعت ...

عطااالله معروفخانی، مدیرعامل شرکت فولاد هرمزگان در این
آیین با تاکید بر حمایت مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه از
طرح هاي توسعه اي فولاد هرمزگان، اظهار داشت: امروز شاهد
احداث مدول سوم تولید آهن اسفنجی با ظرفیت 900 هزار تن
در سال، احداث واحد دوم تولید گازهاي صنعتی با ظرفیت 10
هزار نرمال مترمکعب بر ساعت اکسیژن، احداث سیلوهاي
ذخیره آهن اسفنجی با ظرفیت 28 هزار تن و احداث مگامدول

احیا مستقیم شرکت سیمین هرمز با ظرفیت یک میلیون و 700 هزار تن در شرکت فولاد هرمزگان هستیم و حمایت مدیرعامل شرکت فولاد

 
مبارکه از این طرح ها تقدیر می کنیم. 

وي به این موضوع که شرکت فولاد هرمزگان یکی از پیشرفته ترین صنایع فولادي کشور است، تاکید کرد و افزود: توسعه زیرساخت هاي
کشور از اهداف شرکت فولاد مبارکه است و طرح هاي توسعه اي که عملیات احداث آن ها امروز در شرکت فولاد هرمزگان آغاز شد، به رفع

 
محرومیت در استان هرمزگان یاري می رساند. 

 
مدیرعامل فولاد هرمزگان همچنین گفت: در ماه هاي آینده طرح هاي بزرگتر و مهمتري را در استان هرمزگان آغاز می کنیم، 

حمایت مسئولین استان در زمان محدودیت انرژي معروفخانی در ادامه از حمایت هاي استاندار هرمزگان و نمایندگان مردم در مجلس شوراي
اسلامی بالاخص نائب رئیس کمیسیون انرژي مجلس تقدیر کرد و گفت: این حمایت ها باعث شد تا به رغم سختی ها، محدودیت هاي انرژي،
اعم از برق و گاز تاثیري بر روند رو به رشد تولید در فولاد هرمزگان نداشته باشد. و این شرکت با کمترین خللی در تولید، اهداف خود را

 
دنبال کرده است. 

وي با اشاره به اینکه عملکرد یازده ماهه فولاد هرمزگان نشان می دهد که در راستاي تحقق شعار سال گام برمی دارد، بیان کرد: کارکنان
شرکت فولاد هرمزگان و به ویژه کارگران این شرکت در شرایط نامساعد آب و هوایی براي دستیابی به رکوردهاي تولید تلاش می کنند که از

 
زحمات آنها تشکر می کنم. 

محمد آشوري عضو مجمع نمایندگان هرمزگان در مجلس در آئین آغاز عملیات اجرایی پروژه هاي توسعه شرکت فولاد هرمزگان، گفت: امروز

 
روز بزرگی براي توسعه هرمزگان رقم خورد و شاهد آینده درخشانی براي صنعت فولاد کشور و هرمزگان خواهیم بود. 

وي با بیان اینکه برنامه ریزي در سطح کشور براي خودکفایی در صنعت فولاد بود که امروز خوشبختانه به این مرحله رسیده ایم، اظهار



داشت: امروز به نقطه پایدار در عرصه فولاد دست یافته ایم و زمینه توسعه نیز فراهم است که براي رسیدن به توسعه مورد هدف باید تلاش و

 
برنامه ریزي مجدانه اي صورت گیرد. 

آشوري با اشاره به اینکه بر این باورم که توسعه باید متوازن و همه جانبه و پایدار باشد، اظهار کرد: امروز می دانیم که اختلال در روند

 
ساختاري توسعه کشور وجود دارد که باید این موضوع نیز هرچه سریعتر اصلاح شود. 

وي با بیان اینکه امروز خوشحالم زمینه توسعه متوازن در هرمزگان در حال رقم خوردن است، عنوان کرد: در مجمع نمایندگان هرمزگان در

 
مجلس بر مانع زدایی همواره تأکید کرده ایم و بنایمان حمایت و پشتیبانی از تولید و اشتغال است. 

عضو مجمع نمایندگان هرمزگان در مجلس با اشاره به اینکه باید توسعه اقتصادي و صنعتی صورت گیرد اما باید به توسعه عدالت ختم شود
که این موضوع در هرمزگان تا امروز چندان موفقیت آمیز نبوده است، اضافه کرد: شکل گیري منطقه ویژه اقتصادي خلیج فارس از 40 سال
گذشته تا امروز گواه پیشرفت و توسعه اقتصادي و صنعتی در منطقه و ظهور بنگاه هاي اقتصادي غول پیکیري است که نقش آنان در توسعه

 
بی بدیل است. 

 
وي ادامه داد: بنگاه هاي اقتصادي باید در روند توسعه عدالت سرعت بیشتري به خرج دهند و همگی در تحقق آن سهیم باشند. 

آشوري با بیان اینکه در جذب نیروهاي بومی شاهد عدالت بیشتري نسبت به قبل هستیم اما سرعت و شتابش همچنان باید رشد کند،
خاطرنشان کرد: بنگاه هاي اقتصادي باید آثار مسئولیت اجتماعی شان در جامعه هویدا باشد و مردم این توسعه در همه ابعاد را به چشم خود

 
ببینند. 

وي در پایان گفت: صندوق طرح توسعه پیشرفت استان ها از سوي دولت بوجود آمده که نقطه مناسبی است تا بنگاه هاي اقتصادي به فراخور

 
توانشان در این امر مشارکت کرده و سهیم باشند تا هرمزگانی آباد و در مسیر توسعه را در تمامی بخش ها شاهد باشیم. 

مهدي دوستی استاندار هرمزگان در آئین آغاز عملیات اجرایی پروژه هاي توسعه شرکت فولاد هرمزگان، گفت: دولت مردمی شامل دو

 
کلیدواژه مردم و عدالت است و باید بر این اساس حرکت کند و امروز تمامی دستگاه هاي اجرایی باید به آن پایبند باشد. 

وي با بیان اینکه باید مردم هرمزگان توسعه هاي بنگاه هاي اقتصادي را در استان لمس کنند، عنوان کرد: هرمزگان امروز رتبه نخست

 
بیکاري در کشور است و به هیچ وجه زیبنده پتانسیل و ظرفیت هاي کنونی هرمزگان نیست. 

استاندار هرمزگان با اشاره به اینکه باید زنجیره پایین دستی در بنگاه هاي اقتصادي شکل بگیرد تا زمینه توسعه را فراهم کنیم و زمینه ایجاد

 
اشتعال بوجود بیاید، اضافه کرد: هرمزگان باید به رتبه نخست تولید فولاد کشور دست یابد و در این راه تمامی شرایط فراهم است. 

وي با بیان اینکه وظیفه بنده حمایت از بنگاه هاي اقتصادي در تامین پایدار انرژي است، عنوان کرد: باید پوشه هاي خدماتی و اجتماعی بنگاه

 
هاي اقتصادي در استان هرمزگان فعال تر شود و از ظرفیت هاي استانی بهره گرفته شود. 

دوستی با اشاره به اینکه باید زیرساخت هاي لازم براي توسعه بنگاه هاي اقتصادي فراهم کنیم، افزود: اگر به بخش خصوصی اعتماد کنیم این

 
توسعه فراهم می شود.. 

استاندار هرمزگان در پایان گفت: باید توسعه معادن کانی استان را فعال کنیم و به طور حتم در بخش معادن کانی غیرفلزي ورود جدي

 
خواهیم داشت. 



بهره برداري از طرح هاي توسعه اي به رفع محرومیت در استان هرمزگان کمک می کند همزمان با چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب
اسلامی، آیین عملیات اجرایی پروژه هاي توسعه اي فولاد هرمزگان با حضور استاندار هرمزگان، نمایندگان مردم هرمزگان در مجلس شوراي

اسلامی، مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه، و مسئولان استانی برگزار شد.



محرومیت زدایی و اشتغال زایی اهداف فولاد مبارکه در مسیر توسعه هرمزگان است
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همزمان با چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی آیین عملیات اجرایی پروژه هاي توسعه شرکت فولاد هرمزگان با حضور
مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه، مدیر روابط عمومی این شرکت، مدیرعامل فولاد هرمزگان، استاندار هرمزگان، نمایندگان مردم

هرمزگان در مجلس شوراي اسلامی و مسئولان استانی برگزار شد. محمدیاسر طیب ...

 
 

همزمان با چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی آیین عملیات اجرایی پروژه هاي توسعه شرکت فولاد هرمزگان با حضور مدیرعامل
شرکت فولاد مبارکه، مدیر روابط عمومی این شرکت، مدیرعامل فولاد هرمزگان، استاندار هرمزگان، نمایندگان مردم هرمزگان در مجلس

 
شوراي اسلامی و مسئولان استانی برگزار شد. 

محمدیاسر طیب نیا، مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه در آئین آغاز عملیات اجرایی پروژه هاي توسعه شرکت فولاد هرمزگان اظهار کرد: در
چند دهه اخیر به میمنت پیروزي انقلاب اسلامی، کشور مسیر توسعه صنعتی را شتاب بخشیده است و صنعت فولاد از ثمرات مهم پیروزي

 
انقلاب است. 

تبدیل نیروي انسانی به سرمایه انسانی وي با اشاره به اینکه جایگاه فولاد کشور با پیروزي انقلاب اسلامی به جایگاه دهم جهانی رسید، گفت:
پیش از انقلاب، صنعت فولاد کشور رتبه 35 با تولید یک میلیون تن داشت که پس از پیروزي انقلاب به 30 میلیون تن رسید و رتبه دهم

 
جهانی قرار گرفت. 

مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه با بیان اینکه ظرفیت تولید 45 میلیون تن فولاد مشروط به فراهم سازي زیرساخت ها در کشور فراهم است،

 
بیان کرد: صنعت فولاد، صنعتی مادر و زیربنایی است و هرجا این صنعت شکل بگیرد نیروي انسانی به سرمایه انسانی بدل می شود. 

افتخار بومی سازي نود درصد وي با اشاره به اینکه با پیروزي انقلاب، شرکت هاي بزرگ فولادي از وابستگی به خارج رها شدند، بیان کرد:

 
امروزه مفتخر هستیم 90 درصد تجهیزات و قطعات صنایع فولادي با بومی سازي و تکیه بر تخصص متخصصان داخلی تولید می شود. 

طیب نیا با اشاره به تاریخچه شرکت فولاد هرمزگان، گفت: بیش از یک دهه از فعالیت شرکت فولاد هرمزگان می گذرد و این شرکت امروزه

 
از ظرفیت اسمی تولید 1.5 میلیون تن عبور کرده است. 



وي با تاکید بر توسعه، محرومیت زدایی و فراهم کردن بستر اشتغال در کشور، تصریح کرد: مفتخریم که اعلام کنیم در صنعت فولاد به

 
خودکفایی رسیدیم و به غیر از برخی از محصولات خاص فولادي به توسعه دست یافتیم. 

فولاد به وسعت ایران مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه با تاکید بر ظرفیت موجود در شرکت فولاد هرمزگان، گفت: در شرکت فولاد مبارکه در
راستاي تحقق فولاد به وسعت ایران تلاش می کنیم و پس از سه دهه، تولید فولاد از سنگان تا هرمزگان و سایر استان هاي دیگر را فراهم

 
کردیم. 

وي با بیان اینکه سرمایه گذاري نیازمند پیش شرط هایی است، گفت: دید وسیع مسئولان در استان هرمزگان ما را به سرمایه گذاري ترغیب

 
می کند. با رفع موانع، شرکت فولاد مبارکه بستر سرمایه گذاري را با هدف گام دوم انقلاب دنبال می کند. 

هرمزگان بهترین ظرفیت سرمایه گذاري را دارد طیب نیا در چندین محور شرایط توسعه و سرمایه گذاري توسط شرکت فولادمبارکه را اعلام
کرد و افزود: استان هرمزگان بهترین ظرفیت براي سرمایه گذاري دارد و محور نخست سرمایه گذاري در این استان در پایین دست و مواد

 
اولیه است و در فاز دوم سرمایه گذاري در بخش آهن اسفنجی در اولویت قرار دارد. 

وي با بیان اینکه حوزه هاي زیرساختی کشور نیازمند سرمایه گذاري است، اظهار کرد: انتقال آب از خلیج فارس به فلات مرکزي در مراحل

 
کارشناسی است و با سرمایه گذاري شرکت فولادمبارکه توسعه نیروگاه را در نظر داریم. 

اهمیت تولید کیفی با ارزش افزوده بالا مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه به تولید محصولات کیفی با ارزش افزوده بالا هم اشاره اي کرد و گفت:
باید با تولید محصولات فولادي با ارزش افزوده بالا به خام فروشی پایان دهیم چرا که ذخایر معدنی با توسعه صنایع فولادي همخوانی ندارد و

 
در دو دهه آتی با چالش مواد اولیه مواجه می شویم. 

وي با تاکید بر اینکه محصولات نهایی فولادي باید محور صادرات این محصولات قرار گیرد، گفت: آموزش و نیروهاي متخصص به عنوان

 
سرمایه انسانی می تواند در این زمینه موثر باشد و شرکت فولاد هرمزگان می تواند پیشگام شود. 

پایداري تولید در صنعت سبز است طیب نیا محور نهایی سرمایه گذاري را در حوزه محیط زیست اعلام کرد و افزود: شرکت فولاد مبارکه به
عنوان صنعتی پیشرو، پایداري تولید را در صنعت سبز جستجو می کند و در همین راستا تکنولوژي را در خدمت توسعه پایدار مبتنی بر

 
محیط زیست دنبال می کند. 

اشتغال دو هزار و پانصد نفر وي به اهمیت مسئولیت اجتماعی اشاره کرد و گفت: هر صنعتی در قبال کارکنان و جامعه پیرامونی خود مسئول
است و تاکید شرکت فولاد مبارکه در این زمینه بر اشتغال زایی است و طرح هاي توسعه اي که امروز در شرکت فولاد هرمزگان به بهره

 
برداري می رسد زمینه اشتغال مستقیم و غیرمستقیم بالغ بر دو هزار و 500 نفر را فراهم می کند. 

طیب نیا با بیان اینکه از سرمایه گذاري در حوزه ورزش به ویژه توسعه اماکن ورزشی، ورزش هاي همگانی در استان هرمزگان حمایت می

 
کنیم، گفت: شرکت فولاد مبارکه با پشتیبانی از تولید و با شرط مانع زدایی طرح هاي توسعه را براي بهره مندي مردم به کار می گیرد. 

با تامین نیازهاي داخلی سالانه حدود 10 میلیون تن فولاد صادر می شود عضو هیئت عامل سازمان گسترش و نوسازي صنایع ایران گفت: در
حال حاضر با تولید سالانه 30 میلیون تن فولاد علاوه بر تامین نیازهاي داخلی حدود 10 میلیون تن از این محصولات به کشورهاي خارجی

 
صادر می شود. 

مهدي صادقی نیارکی در حاشیه مراسم اختتامیه سومین جشنواره و نمایشگاه ملی فولاد ایران در گفتگو با خبرنگار فولاد افزود: در دهه



گذشته 24 میلیون تن فولاد در کشور مورد نیاز بود که 15 تا 16 میلیون تن در داخل تولید می شد و مابقی نیز از کشورهاي خارجی وارد

 
کشور می شد در حالی که هم اکنون با صادرات بخشی از محصولات فولاد کشور ارزآوري بیشتري نصیب کشور می شود. 

وي گفت: برنامه ریزي براي توسعه صنعت فولاد باید همواره در دستور کار برنامه ریزان و تصمیم گیرندگان قرار گیرد و دولت نیز از هر گونه

 
اقدامات براي توسعه این صنعت حمایت کند می کند تا سودآوري آن همچنان روند صعودي داشته باشد. 

 
 

عضو هیئت عامل سازمان گسترش و نوسازي صنایع ایران در عین حال تاکید کرد: تداوم سودآوري و سرمایه گذاري در صنعت فولاد براي

 
تولید محصولات فولادي با ارزش افزوده بیشتر می تواند به ارتقاي کیفیت محصولات کمک قابل توجهی داشته باشد. 

صادقی نیارکی در عین حال اظهار داشت: تولید ورقهاي فولادي و فولاد هاي آلیاژي باید همواره در صنعت فولاد کشور مورد توجه برنامه

 
ریزان حامی صنعت قرار گیرد تا بتوانیم شاهد توسعه بیشتر صنعت فولاد کشور در کشور باشیم. 

عضو هیئت عامل سازمان گسترش و نوسازي صنایع ایران صنایع ایران با اشاره به برگزاري سومین جشنواره و نمایشگاه ملی فولاد ایران اظهار
داشت: سومین جشنواره و نمایشگاه ملیفولاد ایران برگزار شد و در این جشنواره امسال 300 میلیون یورو قرارداد براي ساخت داخل و بومی
سازي تجهیزات و قطعات مورد نیاز صنعت فولاد به امضا رسید و انتظار داریم که با امضاي این قراردادها شاهد توسعه بیشتر محصولات

 
فولادي در کشور باشیم. 

با امضاي 32 تفاهم نامه در صنعت فولاد کشور معادل 336 میلیون یورو صرفه جویی ارزي شد نایب رئیس هیئت مدیره انجمن
تولیدکنندگان فولاد کشور گفت: خوشبختانه با امضاي 32 تفاهمنامه در سومین جشنواره و نمایشگاه ملی فولاد ایران و با ارزیابی هاي انجام

 
شده معادل 336 میلیون یورو در واردات محصولات مورد نیاز صنعت فولاد کشور صرفه جویی شده است. 

به گزارش خبرنگار فولاد، بهادر احرامیان در مراسم اختتامیه سومین جشنواره و نمایشگاه ملی فولاد ایران افزود: خوشبختانه با برگزاري این

 
جشنواره و نمایشگاه جنبی آن شاهد نتایج و دستاوردهاي بزرگی در این صنعت بودیم که بیش از انتظارات ما بود. 

این عضو هیئت مدیره انجمن تولیدکنندگان فولاد کشور تاکید کرد: در این جشنواره 115 شرکت داخلی در طول 3 روز از آخرین

 
دستاوردهاي خود را در معرض دید صنعتگران قرار دادند و بیش از 5 هزار و 500 نفر از این نمایشگاه بازدید کردند. 

وي گفت: فقط در نخستین روز افتتاحیه این نمایشگاه در روز 19 بهمن ماه سال جاري بیش از 1900 نفر از این نمایشگاه به صورت مجازي

 
و حضوري بازدید کردند. 



 
 

احرامیان افزود: یکی از اهداف ما در برگزاري این جشنواره بومی سازي تولید ساخت داخل در صنعت فولاد کشور توسط شرکت هاي تولید

 
داخلی بود. 

نایب رئیس هیئت مدیره انجمن فولاد ایران بیان کرد: براي تامین قطعات مورد نیاز باید ارزهاي زیادي از کشور خارج شود اما با امضاي این

 
تفاهم نامه ها توانستیم معادل 336 میلیون یورو در کشور صرفه جویی کنیم. 

وي با بیان اینکه در این 3 روز شاهد برگزاري 30 کارگاه تخصصی در حوزه صنعت فولاد کشور بودیم ، گفت: در مجموع یک هزار و 949 نفر
در این کارگاه هاي تخصصی شرکت کردند و شرکت فولاد مبارکه اصفهان 6 کارگاه را در این جشنواره برگزار کرد و 5 کارگاه دیگر نیز توسط
شرکت هاي دانش بنیان براي اولین بار در ایران توسط این شرکت ها برگزار شد و در مجموع از این کارگاه هاي آموزشی استقبال خوبی شد.



کلنگ احداث یک واحد پتروشیمی در پارسیان به زمین زده شد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  239  |  تاریخ: 1400/11/22

 به گزارش خبرگزاري فارس از بندرعباس، مهدي دوستی

 
استاندار هرمزگان، کلنگ احداث صنایع پتروشیمی مهتاب پارسیان در منطقه ویژه اقتصادي صنایع انرژي بر پارسیان به زمین زده شد. 

هم اکنون 131 هکتار زمین مورد نیاز براي تأسیس واحد GTX مجوز خود را از وزارت صنعت، معدن و تجارت دریافت کرده، واگذار شده

 
است. 

با توسعه صنایع پایین دستی متانول و پروپیلن و اتیلن و همچنین تکمیل زنجیره ارزش آن ها، گامی مهم در راستاي اعتلاي صنعت

 
پتروشیمی کشور برداشته می شود. 

این مجتمع با استفاده از خوراك گاز متان (گاز طبیعی) قادر خواهد بود سالانه یک میلیون و 850هزارتن متانول، 438هزارتن پروپیلن،

 
278هزارتن اتیلن، 300هزار تن پلی پروپیلن و برخی دیگر از محصولات پتروشیمی را تولید کند. 

میزان سرمایه گذاري براي احداث این مجتمع پتروشیمی یک میلیارد و 848میلیون دلار است و خوراك مجتمع سالیانه بیش از یک میلیارد

 
و 580میلیون  نرمال مترمکعب گاز طبیعی است. 

 
 سیلوهاي ذخیره مواد معدنی و ترمینال سالکو در منطقه ویژه پارسیان به بهره برداري رسید 

همزمان با دهه فجر، سیلوهاي ذخیره مواد معدنی و ترمینال صنایع آلومینیوم جنوب در منطقه ویژه اقتصادي پارسیان با حضور استاندار

 
هرمزگان و با سرمایه گذاري 76میلیون یوآن به بهره برداري رسید. 

سیلوها و تجهیزات مربوطه، به منظور دپوي مواد اولیه مورد نیاز در فرآیند تولید و صادرات محصولات نهائی مجتمع صنایع آلومینیوم جنوب
در منطقه ویژه اقتصادي صنایع انرژي بر پارسیان در زمینی به وسعت 68 هزار مترمربع و با سرمایه گذاري 76میلیون یوآن ساخته شده

 
است. 



 
 

 
انبارهاي احداثی سالکو ظرفیت ذخیره سازي 70هزار تن آلومینا، شش هزار تن قیر و 20هزار تن کک کلسینه (CPC)  را دارد. 

با نصب دو دستگاه تجهیزات تخلیه CPC و آلومینا (Ship Unloader) و سایر واحد هاي پشتیبانی مورد نیاز در این انبارها، امکان

 
بارگیري روزانه 80 بونکر فراهم شده است. 

 
با بهره برداري از این مجموعه، براي 100 نفر اشتغال ایجاد شده است. 

انتهاي پیام/ 88055



ضعف مشهود مدیریتی و برنامه ریزي در جشنواره آدم برفی همدان

منبع: موجشماره خبر:  240  |  تاریخ: 1400/11/22

 
 

یک شهرساز با اشاره به اینکه جشنواره آدم برفی اصولا یا باید در روزهاي برفی برگزار شود یا اگر در روز تعطیل و بدون برف و هواي آفتابی
بود، بایستی در مجموعه هاي تفریحی مرتفع که همواره برف طبیعی موجود هست(همچون پیست اسکی همدان) برگزار شود، گفت:

 
جشنواره آدم برفی همدان از استاندارهاي لازم و مورد نیاز برخوردار نبود. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري موج همدان، هر سال در دنیا جشنواره هاي زمستانی و جذابی از جمله جشنواره آدم برفی برگزار می شود و
انواع تفریحاتی مانند مجسمه سازي، سورتمه سواري و اسکی براي مخاطبان در دسترس است. حتی اگر اهل ورزش و فعالیت بدنی هم
نیستید در این جشنواره هاي زمستانی براي شما سرگرمی هاي دیگري نیز وجود دارد. به تازگی جشنواره اي به نام آدم برفی در همدان

 
برگزار شد که در اینخصوص و کیفیت برگزاري آن با یکی از برنامه ریزان شهري به گفتگو نشستیم که در ذیل آن را می خوانید: 

امیر رحمانی، شهرساز و کارشناس ارشد برنامه ریزي شهري با بیان اینکه همدان شهري چهار فصل است که برگزاري جشنواره هاي زمستانی
در فصل زمستان می تواند یکی از لذت بخش ترین تفریحات شهروندان، گردشگران، رونق اقتصادي، اشتغال زایی و ... باشد، گفت: جشنواره
آدم برفی همدان متاسفانه به دلیل عدم مدیریت زمان و برنامه ریزي مطلوب در شهر همدان، از نظر کیفیت اجرایی مطلوبیت لازم از دیدگاه

 
هنرمندان را نداشته است. 

رحمانی با اشاره به اینکه همه زمستان را با برف و سرماي سوزناك و حتی سرماخوردگی می شناسند و به غیر از لذت برف و بازي تعطیلات
روزهاي برفی، هیچ ایده دیگري از زمستان ندارند، عنوان کرد: حتی تقریبا 90 درصد از افراد، فصل هاي بهار و تابستان را براي سفر هاي خود
انتخاب کرده و هرگز به سفر در زمستان فکر هم نمی کنند! اما بهتر است بدانید که فصل زمستان جذابیت هاي کمتري در مقایسه با تابستان

 
و بهار ندارند و حتی زیبایی هاي بیشتري را در خود نهفته است. 

وي افزود: جداي از اینکه فصل زمستان و برف بازي هاي روزانه در کوچه و خیابان خود یک جشنواره زمستانی و برفی است، اما در نقاط
مختلف دنیا نیز جشنواره هایی وجود دارد که تنها مختص زمستان اند بهترین زمان لذت بردن از سرما و تغییر نگاه به سرماي زمستان است.
حتی خالی از لطف نیست اگر اشاره کنیم که در زمستان بیشترین سهم خرید بلیط هواپیما به بخش سفر براي بازدید از جشنواره هاي

 
زمستانی تعلق دارد. 



 
 

این برنامه ریز شهري عنوان کرد: هر سال در دنیا و بخش هاي زیادي از آمریکاي شمالی جشنواره هاي زمستانی جذابی برگزار می شود و
انواع تفریحاتی مانند مجسمه سازي، سورتمه سواري و اسکی براي مخاطبان در دسترس است. حتی اگر اهل ورزش و فعالیت بدنی هم
نیستید در این جشنواره هاي زمستانی براي شما سرگرمی هاي دیگري نیز وجود دارد. قدم زدن در کاخ هایی که از یخ هاي غول پیکر

 
ساخته شده و تماشاي مجسمه هاي یخی در حالی که از نوشیدن یک لیوان شکلات داغ لذت می برید بسیار دلچسب است. 

 
رحمانی افزود: از مهمترین جشنواره هاي زمستانی که در دنیا برگزار و بعنوان یکی از پردرآمدترین جشنواره ها محسوب می گردند شامل: 

جشنواره بین المللی مجسمه سازي یخ و برف هاربین، چین. جشنواره زمستانی وایت فیش، آمریکا. جشنواره زمستانی تورابلوت، ایسلند.
جشنواره باواریان ایس فِست، واشنگتن. جشنواره ماتاریکی، نیوزلند. جشنواره بین المللی منجمد شدن مو، کانادا. جشنواره زمستانی بوشو،
مجارستان. جشنواره ویتنرزکل، آمریکا. جشنواره آدم برفی روسیه، ژاپن، چین جشنواره دوچرخه برفی سوئیس.

 
 

جشنواره آدم برفی همدان داراي شرایط استاندارد نبود این شهرساز مطرح کرد: همدان شهري چهار فصل است که برگزاري جشنواره هاي
زمستانی در فصل زمستان می تواند یکی از لذت بخش ترین تفریحات شهروندان، گردشگران، رونق اقتصادي، اشتغال زایی و ... باشد که
متاسفانه به دلیل عدم مدیریت زمان و برنامه ریزي مطلوب در شهر همدان، از نظر تنوع، کیفیت اجرایی و زیرساخت هاي موردنیاز، مطلوبیت

 
لازم از دیدگاه هنرمندان را نداشته است 

به طوري که تیوپ سواري بدون زیرساخت هاي ایمن، تنها سرگرمی و تفریح شهروندان عزیز همدانی در روزهاي برفی بوده و جشنواره آدم
برفی برگزار شده در روزهاي گذشته نیز از منظر متخصصین و دوستداران هنر بیشتر شبیه به جشنواره آدم گلی(به دلیل خاکی و گل آلود
بودن برف هایی که با فرغون و وسایل مکانیکی به مکان موردنظر انتقال داده شده) و بعضا حیوان برفی(اشکالی نظیر تمساح، لاك پشت و ...)

 
بوده و هیچگونه تنوع در برنامه هاي اجرایی مرتبط با برف و یخ همراه با موسیقی و صنایع دستی و غذاهاي سنتی و ... را شاهد نبوده ایم. 

رحمانی خاطرنشان کرد: جشنواره هاي آدم برفی اصولا یا باید در روزهاي برفی برگزار گردد یا اگر در روز تعطیل و بدون برف و هواي آفتابی



بود، بایستی در مجموعه هاي تفریحی مرتفع که همواره برف طبیعی موجود هست(همچون پیست اسکی همدان) برگزار گردد تا زمینه هاي

 
نشاط و تفریح و سرگرمی شهروندان عزیز و رونق گردشگري را میسر سازد. 

فقر ایده هاي فرهنگی در مدیریت شهري وي در پایان افزود: ظرفیت هایی چون کوهستان الوند، مجموعه تله کابین، پیست اسکی و طبیعت
بکر و دیدنی کوهستانی استان شهر همدان در فصل زمستان اگر به شکل صحیح و مناسبی در داخل و خارج از کشور معرفی می شد می

 
توانست پذیراي گردشگران داخلی و خارجی بسیاري باشد و قطعاً حضور گردشگران موجب رشد اقتصادي استان می شد. 

متاسفانه مدیران فرهنگی ما بسیار سنتی و بسیار فقیر به لحاظ ایده و نوآوري هستند، امروزه بیش از هر زمان کشور(شهر) و مردم نیازمند

 
نشاط اجتماعی هستند و متاسفانه ما همچنان درگیر روزمرگی هستیم. 

رحمانی در پاسخ به این پرسش که اگر داراي مسوولیت در این حوزه بودید چه برنامه اي را اجرایی می کردید، گفت: بنده اگر مدیر شهر
همدان بودم، جشنواره زمستانی با تنوع فعالیت هاي ورزشی و تفریحی و سرگرمی و موسیقی و هنرهاي خانگی و آشپزي و صنایع دستی،

 
آتش بازي، رنگ و نور و ... در روز جمعه در میدان میشان همدان برگزار می کردم 

تله کابین را هم بصورت رایگان جهت تردد در اختیار عموم قرار می دادم، تا جذابیت هاي لازم براي حضور همه اقشار جامعه را داشته باشه و

 
بتوانیم شادي و رضایتمندي را براي شهروندان عزیزمان به ارمغان بیاوریم. 

 
ضمنأ تبلیغات گسترده در سطح ملی و بین المللی بصورت مجازي و آنلاین هم صورت می گرفت. 

این شهرساز با اشاره به اینکه جشنواره آدم برفی اصولا یا باید در روزهاي برفی برگزار شود یا اگر در روز تعطیل و بدون برف و هواي آفتابی
بود، بایستی در مجموعه هاي تفریحی مرتفع که همواره برف طبیعی موجود هست(همچون پیست اسکی همدان) برگزار شود، گفت:

جشنواره آدم برفی همدان از استاندارهاي لازم و مورد نیاز برخوردار نبود.



توسعه کمی و کیفی دوره هاي مهارت افزایی در دانشگاهها

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  241  |  تاریخ: 1400/11/22

مدیر کل دفتر ارتباط با صنعت و جامعه وزارت علوم از برنامه این وزارتخانه براي مهارت افزایی و صلاحیت حرفه اي دانشجویان خبر
داد.

مدیر کل دفتر ارتباط با صنعت و جامعه وزارت علوم از برنامه
این وزارتخانه براي مهارت افزایی و صلاحیت حرفه اي

 
دانشجویان خبر داد. 

محمد سعید سیف در گفتگو با خبرنگار مهر، با اشاره به
تصویب نظام صلاحیت حرفه اي در دولت اظهار کرد: اخیراً
شیوه نامه ایجاد شوراي مهارت افزایی و صلاحیت حرفه اي
دانشجویان و دانش آموختگان در وزارت علوم به تصویب

 
رسیده و مجوز آن صادر شده است. 

مدیر کل دفتر ارتباط با صنعت و جامعه وزارت علوم افزود: اصل موضوع این است که باید بازار کار و نیاز کشور با توانمندي هاي موجود
متناسب شود و در همین رابطه هر دانشگاه کارنامه مخصوص به خود را دارد و رئیس آن دانشگاه می داند که در حوزه مهارت افزایی و رصد

 
اشتغال چه شرایطی دارند. 

وي ادامه داد: در دوره جدید قرار است فعالیت هاي جدي در حوزه مساله مهارت افزایی و هدایت شغلی دانشجویان و دانش آموختگان داشته
باشیم تا با متناسب سازي توانمندي هاي دانشجویان و دانش آموختگان با بازار کار از یک سو بهره وري بازار کار بالا برود و از سوي دیگر

 
احتمال اشتغال و استفاده آنها در مشاغل مختلف افزایش یابد. 

این مقام مسول وزارت علوم به اهداف و مأموریت این شورا اشاره کرد و گفت: بررسی و تصویب برنامه هاي اجرایی با هدف توسعه کمی و
کیفی دوره هاي مهارت افزایی، ارتقا و اثربخشی دوره هاي کارآموزي، مشارکت و همکاري در تدوین چارچوب و نظام صلاحیت حرفه اي ملی

 
و هم افزایی و هماهنگی میان مراجع و مراکز ذي ربط جهت ارتقاي سطح همکاري از جمله اهداف تشکیل این شورا به شمار می رود. 

وي در ادامه بر بررسی تناسب حرف و مشاغل موجود با رشته هاي دانشگاهی و پیگیري جهت ایجاد نظام صلاحیت حرفه اي متناسب با آنها
تاکید کرد و گفت: نظارت و پایش عملکرد مؤسسات همسو با برگزاري دوره هاي مهارت افزایی و کارآموزي از دیگر ماموریت هاي این شورا

 
است. 

مدیر کل دفتر ارتباط با صنعت و جامعه وزارت علوم بیان کرد: این شورا همچنین وظایفی دارد که از جمله می توان به سامان دهی و توسعه
دوره هاي مهارت افزایی، سامان دهی، ارتقا و اثربخش کردن دوره هاي کارآموزي و همکاري در تدوین چارچوب و ساختار صلاحیت حرفه اي

 
شناسایی و رفع موانع اجرایی اقدام هاي مربوط به مهارت افزایی، کارآموزي و صلاحیت حرفه اي اشاره کرد. 

سیف همچنین به ترکیب این شورا اشاره کرد و گفت: وزیر علوم تحقیقات و فناوري ریاست شورا و معاون پژوهش و فناوري وزارت علوم نایب
رئیسی را عهده دار است و معاون آموزشی وزارت علوم، رئیس سازمان سنجش آموزش کشور، رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي، رئیس دانشگاه



علمی و کاربردي علمی و کاربردي، مدیرکل دفتر ارتباط با جامعه و صنعت وزارت (دبیر شورا)، رئیس مرکز تحقیقات سیاست هاي علمی
کشور، دبیر کمیسیون انجمن هاي علمی از اعضاي این شورا به شمار می روند و جلسات شورا دست کم هر سه ماه یک بار تشکیل می شود.



تحقیق و پژوهش محرك اصلی در رشد اقتصاد کشور است/ تجربه فناوري هاي نوین

موجب توسعه تولید می شود

منبع: میزانشماره خبر:  242  |  تاریخ: 1400/11/22

یک کارشناس اقتصادي گفت: باوجود بخش تحقیق و پژوهش در بسیاري از واحدهاي صنعتی، مهم این است که به چه میزان به این
موضوعات به طور جدي و حرفه اي توجه می شود تا حوزه تحقیق پژوهش به عنوان یک محرك اصلی در رشد اقتصاد کشور

تأثیرگذار باشد.

محسن حاج محمدي در گفت وگو با میزان، در تشریح راهکارهاي توسعه تولید و آثار آن بر اشتغال و اقتصاد کشور گفت: به طور کلی

 
انجام پروژه هاي بزرگ در کشور با استفاده از دانش نوین زمینه حرکت ما را در مسیر توسعه تولید هموار خواهد کرد. 

وي بابیان اینکه در انجام پروژه هاي بزرگ باید به نحوي به سمت جلو حرکت کنیم تا هم تراز با دانش هاي نوین دنیا به توسعه در تولید
دست پیدا کنیم، افزود: لذا لازم است دانش و فناوري هاي نوین را تجربه کنیم زیرا یکی از راهکارهاي توسعه تولید پرداختن به همین

 
موضوع دانش هاي نوین است. 

این تحلیل گر حوزه کسب وکار عنوان کرد: در صنایع مادر مانند ذوب آهن و فولاد براي دستیابی به توسعه در تولید باید ضمن استفاده
بهینه از نیروي کار به آنان مهارت آموزي در حوزه فناوري داشته باشیم تا علاوه بر تحول در ایجاد اشتغال به افزایش بهره وري اقتصادي در

 
کشور نیز دست پیدا کنیم. 

حاج محمدي موضوع تحقیق و پژوهش را جز برنامه توسعه اي و موضوعاتی که در حوزه تولید می تواند به ما کمک کند دانست و گفت:
باوجود بخش تحقیق و پژوهش در بسیاري از واحدهاي صنعتی، مهم این است که به چه میزان به این موضوعات به طور جدي و حرفه اي

 
توجه می شود تا حوزه تحقیق پژوهش به عنوان یک محرك اصلی در رشد اقتصاد کشور تأثیرگذار باشد. 

به گفـتهٔ این کارشناس اقتصادي در فرایند رشد براي حرکت رو به بالا استفاده از فناوري هاي جدید دانش محور در صنعت براي ما بسیار

 
جدي است. 

وي موضوع تشویق کارکنان و نیروي انسانی به مهارت آموزي و آموزش حرفه اي را نیز از مواردي برشمرد که به ما در توسعه تولید کمک می
کند و افزود: واحدهاي تولیدي باید نیروي کار خود را آموزش دهند به دلیل اینکه حوزه توسعه یک حوزه کاملاً علمی است که توجه به آن

 
نتایج جدي و خوبی را در پی خواهد داشت. 

حاج محمدي استفاده از ظرفیت هاي انسانی داخلی سازمان هاي صنعتی و تولیدي در حوزه جانشین پروري مهم را نیز دانست و اضافه کرد:
زیرا اطمینان کارکنان سازمان ها و واحدهاي تولیدي به این که در سطح رشد قرار خواهند گرفت و در آینده به عنوان مدیر و تصمیم گیرنده

 
فعالیت خواهند کرد آنها را تشویق می کند تا با عملکرد خلاقانه و طرح ایده هاي جدید به توسعه تولید کمک کنند. 

این تحلیل گر حوزه کسب وکار با اشاره به این انحصار موضوع مهمی است که در حوزه تولید باید از آن پرهیز شود به دلیل این که مانع
توسعه تولید می شود، اضافه کرد: به عنوان مثال در صنعت خودروسازي متأسفانه به دلیل انحصارهاي موجود این صنعت نتوانسته است آن

 
چنان که شایسته و در شأن ملت ایران است عمل کند. 

وي در ادامه بابیان این که متأسفانه راه هاي انتقال دانش و فناوري هاي جدید در صنعت خودروسازي بسته شده است افزود: درحالی که اگر



در این حوزه فعالیت بیشتري داشته باشیم ضمن دستیابی به توسعه اشتغال، اقتصاد و درآمدزایی بیشتر به بحث ارزآوري و صادرات هم می

 
رسیم. 

این مدرس دانشگاه در پایان بابیان این که درنتیجه اقدامات ذکر شده تولید ناخالص داخلی ملی و سطح اقتصاد کشور افزایش پیدا خواهد
کرد، گفت: اگر اشتغال براي مردم دغدغه نباشد و دستیابی به شغل موردعلاقه براي جوانان امکان پذیر باشد مطمئناً بهره وري بیشتر خواهد

 
شد و در اقتصاد خُرد هم ضریب جینی به سمتی حرکت می کند که موجب رفاه بیشتر مردم بشود. 

بیشتر بخوانید: پس از پیروزي انقلاب اسلامی رشد اقتصادي 7 درصدي داشته ایم/ بهره مندي بیش از 80 درصد جمعیت کشور از سوخت

 
گاز 

انتهاي پیام/



ایجاد سراهاي نوآوري در چهارمحال و بختیاري با همکاري دانشگاه آزاد اسلامی

منبع: آناشماره خبر:  243  |  تاریخ: 1400/11/22

تفاهم نامه همکاري ایجاد سراهاي نوآوري استانی در راستاي طرح هاي پویش، پایش و رویش بین دانشگاه آزاد اسلامی و اتاق
بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي استان چهارمحال و بختیاري امضا شد.

تفاهم نامه همکاري ایجاد سراهاي نوآوري استانی در راستاي طرح هاي پویش، پایش و رویش بین دانشگاه آزاد اسلامی و اتاق

 
بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي استان چهارمحال و بختیاري امضا شد. 

 
 

بع گزارش خبرنگار گروه استان هاي خبرگزاري آنا، تفاهم نامه ایجاد سراهاي نوآوري استانی در راستاي طرح هاي پویش، پایش و رویش با
حضور عبداالله محمدي مدیرکل پژوهشکده ها و مراکز تحقیقاتی دانشگاه آزاد اسلامی بین دانشگاه آزاد اسلامی استان چهارمحال و بختیاري

 
و اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي استان چهارمحال و بختیاري منعقد شد. 

این تفاهم نامه به منظور تحقق اهداف سند تحول و تعالی دانشگاه و در راستاي رویداد گام دوم و گسترش همکاري هاي علمی، پژوهشی،
آموزشی و فناوري و با هدف بهره مندي از ظرفیت هاي سخت افزاري و نرم افزاري اي بین دانشگاه آزاد اسلامی استان چهارمحال و بختیاري

 
و اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاوري استان چهارمحال و بختیاري در حوزه هاي علم و فناوري به امضا رسید.(بیشتر بخوانید) 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان چهارمحال و بختیاري در این نشست با تبریک ایام دهه فجر انقلاب اسلامی گفت: براساس فرمایش مقام

 
معظم رهبري دانشگاه ها باید مسائل مهم را مسئله یابی و حل مسئله کنند و مدیران صنایع باید از ظرفیت هاي دانشگاه ها استفاده کنند. 



 
 

ابراهیم رحیمی هدف از این تفاهم نامه را ایجاد سراي نوآوري مشترك اتاق بازرگانی و مراکز دانشگاه آزاد اسلامی استانی در راستاي اشتغال
همزمان دانشجویان با تحصیل و شناسایی و عارضه یابی مشکلات موجود اقتصادي شامل صنعت، معدن، کشاورزي، تجارت و خدمات و کمک
براي ایجاد ساز و کار لازم به منظور ارائه پیشنهادها و راه حل هاي ممکن در راستاي رفع مشکلات و تلاش براي بهره وري بیشتر و حل

 
مسئله از اقتصاد بخش خصوصی براي بهبود شاخص هاي فضاي کسب و کار عنوان کرد. 

آیت االله احمدي رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي استان چهارمحال و بختیاري هم در این نشست گفت: انتقال دانش فنی،
تبدیل ایده به محصول و تجاري سازي، انجام خدمات عارضه یابی و حل مسئله، ایجاد سازکارهاي علمی بازاریابی بین المللی؛ انجام پروژه
هاي تحقیقاتی مورد نیاز، هدفمندسازي رساله ها و پایان نامه هاي دانشگاه متناسب با نیازهاي پژوهش و فناوري اتاق بازرگانی؛ استفاده از
خدمات مشاوره اي متقابل استفاده از امکانات تحقیقاتی (آزمایشگاهی، کارگاهی) متقابل، ایجاد شرایط براي فرصت هاي مطالعاتی و پژوهشی
استادان و دانشجویان تحصیلات تکمیلی در اتاق بازرگانی؛ همکاري در زمینه مدارس عالی مهارت در راستاي تأمین نیازهاي نیروهاي ماهر
اتاق بازرگانی؛ انجام بازدیدهاي متقابل علمی و صنعتی، تبادل اطلاعات و آمار مورد نیاز و در مجموع استفاده از ظرفیت هاي طرفین در قالب

 
این تفاهم نامه در سراي نوآوري قابل انجام خواهد شد. 

در پایان پس از بیان دیدگاه هاي مختلف درباره ارتباط صنعت و دانشگاه از طرف مدیران صنایع و اعضاي هیئت علمی دانشگاه، تفاهم نامه
ایجاد سراهاي نوآوري استانی در راستاي طرح هاي پویش، پایش و رویش در پنج ماده و چهار تبصره در دو نسخه به امضاي رئیس دانشگاه

 
آزاد اسلامی استان چهارمحال و بختیاري و رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي این استان رسید. 

انتهاي پیام/4062/



«مالیات بر عایدي سرمایه» قیمت ها را کاهش می دهد

منبع: تجارت گردانشماره خبر:  244  |  تاریخ: 1400/11/22

مدیرعامل اسبق بانک صادرات گفت: مالیات برعایدي سرمایه به طور قطع از نوسانات قیمت جلوگیري می کند و کاهش قیمت در
بازارهاي مختلف را به همراه خواهد داشت. نوشته «مالیات بر عایدي سرمایه» قیمت ها را کاهش می دهد  اولین بار در تجارت

گردان. پدیدار شد.

مدیرعامل اسبق بانک صادرات گفت: مالیات برعایدي سرمایه
به طور قطع از نوسانات قیمت جلوگیري می کند و کاهش

 
قیمت در بازارهاي مختلف را به همراه خواهد داشت. 

بهاالدین حسینی هاشمی؛ اقتصاددان و مدیرعامل اسبق بانک
صادرات در گفت وگو با خبرنگار ایبِنا با اشاره به سیاست هاي
مالی دولت مبنی بر اخذ مالیات بر بعضی درآمدها و یا معافیت
ها براي تشویق به انجام برخی فعالیت هاي اقتصادي اظهار
کرد: اگر جهت گیري به سمتی باشد که براي فعالیت هاي
غیرتولیدي یا فعالیت هاي سوداگرانه ، واسطه گري و دلالی

مالیات وضع شود، تا حد بسیاري از سرمایه گذاري کاذب در بازار غیرمولد کم خواهد کرد.  چرا که بسیاري از افرادي که در فعالیت هاي

 
واسطه گري و سوداگرایانه مشغول هستند، عملیات و فعالیت هایشان ثبت و نقل و انتقال پولی آنها ردیابی نمی شود. 

وي ادامه داد: اگر تمام معاملات و مبادلات پولی در قالب تراکنش هاي بانکی انجام و ثبت شود تا داد و ستدها و نقل و انتقال ها قابل
پیگیري باشند و از چنین فعالیت هایی مالیات اخذ شود از جذابیت آنها کم خواهد شد. البته در حال حاضر بخش عمده اي هم تهاتري انجام

 
می شود و معاملات در هیچ جایی ثبت نمی شود.   

این اقتصاددان تاکید کرد: از سوي دیگر براي هدایت اعتبار به سمت تولید، باید مشوق هایی درنظر گرفت و معافیت و تخفیف مالیاتی و
حمایت هاي بانکی را ایجاد کرد تا ارزش افزوده بیشتري داشته باشد و افراد ترغیب شوند که در بخش تولید سرمایه گذاري کنند و بدانند که

 
قطعا سرمایه گذاري در بخش تولید منافع بیشتري برایشان خواهد داشت.  

به گفته حسینی هاشمی، هدایت اعتبارات بانک ها به سمت تولید نیز باید همراه با مشوق باشد و به گونه اي نباشد که براي بانک ها زیان ده
باشد. یعنی اینطور نباشد که بانک در بخش بازرگانی تسهیلات کوتاه مدت با سود بیشتر بدهد اما در بخش تولید تسهیلات بلند مدت با سود

 
کمتر اعطا کند. در این صورت بانک ها رغبتی نخواهند داشت به سمت تولید بروند.  

وي با تاکید بر اینکه مجموعه سیاست هاي پولی و مالی باید در راستاي حداکثر کردن رشد اقتصادي باشد که بتواند تولید ناخالص ملی
کشور را افزاش دهد و باعث اشتغال و خلق ثروت شود، تصریح کرد: مالیات برعایدي سرمایه به طور قطع از نوسانات قیمت جلوگیري می کند

 
و کاهش قیمت در بازارهاي مختلف را به همراه خواهد داشت.  

کارشناس ارشد پول و بانکداري گفت: وقتی در اقتصاد واسطه گري و دلالی وجود داشته باشد، یک محصول با قیمت تمام شده به دست



مصرف کننده نمی رسد و در مراحل مختلف شامل افزایش قیمت خواهد شد اما به طور قطع با وضع مالیات بر فعالیت هاي سوداگرایانه،

 
جذابیت این بازارها از بین می رود و سود حداقلی نصیبشان می شود. 

به گفته حسینی هاشمی ، هرچقدر سیستم مالیاتی شفاف تر و جامع و دقیق اجرایی شود، معاملات پنهان و سیاه و زیرپله اي به حداقل می
رسد که دست دلالان و سوداگران را از بازار کوتاه می کند. در این شرایط است که قیمت تمام شده کالا براي مصرف کننده نهایی کاهش می

 
یابد و ثبات پیدا خواهد کرد و در نهایت شاهد آرامش و تعادل در بازار خواهیم بود.   

او تاکید کرد: در صورت تصویب طرح مالیات بر عایدي سرمایه تحولی در اقتصاد رخ خواهد داد که در نتیجه باید این موضوع  به سرعت
تعیین تکلیف شود. کشورهایی که با دریافت مالیات اقتصاد خود را اداره می کنند و تورم هاي آنچنانی به قشر با درآمد ثابت تحمیل نمی
کنند، از هرگونه فعالیتی که منجر به سوداگري می شود مالیات اخذ می کنند. مهم شناسایی و شناخت این نوع فعالیت ها و درآمدهاست که

 
در حال حاضر با توجه به سیستم الکترونیکی که در کشورمان وجود دارد قابل تحقق است.  

این اقتصاددان در پایان گفت: اخذ مالیات بر عایدي سرمایه باعث می شود نقدینگی در دست مردم کم شود و به درآمدهاي دولت اضافه شود
که در نهایت به ثبات بازارها نیز می انجامد. مهم تر از همه اینکه کسري بودجه دولت نیز تامین می شود و این در حالی است که وقتی دولت
کسري بودجه نداشته باشد، از بانک مرکزي اسقراض نمی کند و طبیعتا پایه پولی و نقدینگی نیز افزایش پیدا نخواهد کرد؛ ضمن اینکه سطح

عمومی قیمت ها نیز در این وضعیت کنترل می شود.



چهار میلیون و 290 هزار مرسوله پستی امسال در کرمانشاه جابجا شد

منبع: ایرناشماره خبر:  245  |  تاریخ: 1400/11/22

کرمانشاه- ایرنا- مدیرکل پست استان کرمانشاه اعلام کرد که از ابتداي سال تا پایان دي ماه چهار میلیون و 290 هزار مرسوله پستی
در سطح استان توسط این اداره کل جابجا شده است.

کرمانشاه- ایرنا- مدیرکل پست استان کرمانشاه اعلام کرد که
از ابتداي سال تا پایان دي ماه چهار میلیون و 290 هزار
مرسوله پستی در سطح استان توسط این اداره کل جابجا شده

 
است. 

«حمیدرضا فتاح» روز جمعه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا، با
اشاره به اینکه در استان 218 واحد پستی شهري و روستائی
فعال است، اظهار داشت: این میزان شامل یک میلیون و 920
هزار مرسوله صادره و 2 میلیون 370 هزار مرسوله وارده به

 
استان است. 

وي افزود: از آمار مرسوله هاي رد و بدل شده یک میلیون و 324 هزار مورد مربوط به بسته ها و امانات می شود که نسبت به مدت مشابه

 
سال قبل 42 درصد رشد را نشان می دهد. 

مدیرکل پست استان کرمانشاه با اشاره به اینکه فروشگاه هاي اینترنتی سطح استان از ابتداي سال با 208 درصد رشد به 140 باب رسیده

 
است، اظهار داشت: میزان بسته هاي ارسالی از طریق فروش اینترنتی در کرمانشاه 53 درصد افزایش یافته است. 

فتاح در بخش دیگري از صحبت هاي خود گفت: پست هم چنین به منظور کاهش مراجعات مردم و استفاده هر چه بیشتر از ظرفیت ها و
امکانات شبکه پستی اعم از زیر ساخت هاي فیزیکی و الکترونیکی و شبکه گسترده و مویرگی خود خدمات متعدد نیابتی ادارات و سازمان ها
رادر اختیار مردم قرار می دهد که در سال جاري به طرح نهضت ملی مسکن، طرح سیماد، طرح احراز نشانی متقاضیان و مشارکت در طرح

 
تعویض اسناد به تک برگی اشاره کرد. 

وي یکی دیگر از عملکردهاي شاخص پست را بهبود خطوط مبادله اي استان دانست و گفت: تغییر خطوط مبادله پست سراسري تهران به

 
کرمانشاه و برقراري خطوط مستقیم با استان هاي همدان و ایلام به منظور تسریع در حمل و توزیع مرسولات پستی بسیار موثر بود. 

مدیرکل پست با بیان اینکه به منظور تقویت بخش توزیع نیز از توان بخش خصوصی استفاده شد، گفت: راه اندازي مرکز نوآوري پست براي
حمایت از ایده ها و نو آوري ها در بخش هاي مختلف پست و استارت آپ ها با همکاري بخش خصوصی و راه اندازي روستا بازار به منظور
حمایت از تولیدات روستائیان، حذف واسطه ها و بالا بردن سطح اشتغال با همکاري اداره تعاون روستائی به عنوان برنامه هاي اصلی این اداره

 
کل دنبال می شود. 

استان کرمانشاه 2 میلیون نفر جمعیت ساکن در 14 شهرستان، 31 بخش، 32 شهر، 86 دهستان و 2 هزار و 595 آبادي دارد و 2.4 درصد



 
جمعیت کشور در این استان سکونت می کنند که از این تعداد 75 درصد در نقاط شهري و 25 درصد در نقاط روستایی زندگی می کنند. 

 
برچسب ها 

 
- فروشگاه اینترنتی 

 
- خرید آنلاین 

- کرمانشاه



افتتاح کامل یک واحد تولیدي در اسلامشهر براي 400 نفر شغل ایجاد می کند

منبع: ایرناشماره خبر:  246  |  تاریخ: 1400/11/22

تهران- ایرنا- نماینده وزیر و مدیر کل امور اقتصادي و دارایی استان تهران گفت: تکمیل و راه اندازي بخش هاي توسعه اي یک
شرکت فعال در حوزه تجهیزات پرورش آبزیان براي 400 نفر به طور مستقیم و 10 هزار نفر به طور غیرمستقیم شغل ایجاد می کند.

تهران- ایرنا- نماینده وزیر و مدیر کل امور اقتصادي و دارایی
استان تهران گفت: تکمیل و راه اندازي بخش هاي توسعه اي
یک شرکت فعال در حوزه تجهیزات پرورش آبزیان براي 400
نفر به طور مستقیم و 10 هزار نفر به طور غیرمستقیم شغل

 
ایجاد می کند. 

به گزارش روز جمعه ایرنا، فرزانه دهنادي در حاشیه بازدید از
یک شرکت پرورشی و تحقیقاتی، تولید کننده آکواریوم و
تجهیزات مرتبط و پرورش آبزیان در شهرستان اسلامشهر
اعلام کرد: طرح توسعه این شرکت با بیش از 40 سال سابقه
فعالیت در صنعت آکواریوم و پرورش آبزیان اکنون 75 درصد

 
پیشرفت فیزیکی دارد. 

وي با یادآوري اینکه بخش خصوصی براي راه اندازي این واحد صنعتی بیش از 250 میلیارد تومان سرمایه گذاري کرده است، افزود: تکمیل و
راه اندازي همه واحدهاي این پروژه می تواند نقش مهمی در اشتغالزایی منطقه، توسعه پایدار و تامین نهاده هاي کشاورزي در کشور داشته

 
باشد. 

دهنادي اظهار داشت: در صورت حمایت دولت از طریق بانکها و پرداخت تسهیلات، می توان امیدوار بود این طرح در مدت زمان کوتاهی

 
تکمیل و به طور کامل راه اندازي شود. 

مدیرکل امور اقتصادي و دارایی استان تهران گفت: محصولات تولیدي این شرکت هم اکنون به کشورهاي عراق، ترکیه و آذربایجان صادر می
شود و با بهره برداري از بقیه واحدها و طرح توسعه آن، صادرات این شرکت از محل تولید ماهی و گیاهان زینتی، آکواریوم و تجهیزات

 
مرتبط، به 2 میلیون دلار در سال افزایش خواهد یافت. 

این شرکت پرورشی و تحقیقاتی در فضاي کارگاهی بالغ بر 26 هزار مترمربع در منطقه احمدآباد مستوفی شهرستان اسلامشهر واقع شده و

 
در زمینه تکثیر و پرورش آبزیان فعالیت می کند. 

این شرکت از پروژه هاي قرار گرفته در فهرست تبصره 18 قانون بودجه امسال به شمار می رود که براي تکمیل و بهره برداري از آن نیازمند
15 میلیارد تومان تسهیلات است. در تبصره 18 قانون بودجه به منظور ایجاد اشتغال و کارآفرینی مبلغ 320 هزار میلیارد ریال براي استان
ها در نظر گرفته شده است که از طریق سپرده گذاري در بانک ها با اولویت بانک هاي توسعه اي و تخصصی و صندوق کارآفرینی امید به
منظور سرمایه گذاري براي تولید، اشتغال و کارآفرینی با تأکید بر فعالیت ها و زنجیره تولید و تأمین کالاهاي اساسی و راهبردي با سازوکار



 
تسهیلات تلفیقی و ترکیبی با منابع بانک و با نرخ ترجیحی تخصیص می یابد. 

 
برچسب ها 

 
- تسهیلات بانکی 

 
- اسلامشهر 

 
- جهش تولید 

- سرمایه گذاري



بازدید رئیس دستگاه قضا از زندان مرکزي اصفهان/ گفت و گوي محسنی اژه اي با

محکومان حوادث آبان 98

منبع: الفشماره خبر:  247  |  تاریخ: 1400/11/22

 
 نیست بر لوح دلم جز الف قامت یار 

 
جامعه خبري تحلیلی الف جمعه 22 بهمن 1400 برابر با 11 فوریه 2022 

 
سیاسیاقتصادیبورسفرهنگیاجتماعی (current)ورزشیفناوریسلامتجهانعکسویدئوکتابیادداشت بینندگانحوادث 

بازدید رئیس دستگاه قضا از زندان مرکزي اصفهان/ گفت و گوي محسنی اژه اي با محکومان حوادث آبان 98 گروه اجتماعی الف، 21 بهمن
1400، 20:54 4001121093 رئیس قوه قضاییه در جریان بازدید از زندان مرکزي اصفهان جویاي حضور یا عدم حضور محکومان آبان 98
در این زندان شد و پس از آنکه مسؤولان زندان، تعدادي از این محکومان را به محسنی اژه اي معرفی کردند، وي به طور چهره به چهره با

 
این محکومان ملاقات و از وضعیت محکومیت و اوضاع خانوادگی آن ها کسب اطلاع کرد.     

 به گزارش فارس از اصفهان به نقل از مرکز رسانه قوه قضاییه، حجت
الاسلام غلامحسین محسنی اژه اي رئیس قوه قضاییه در جریان سفر از پیش اعلام نشده و بدون تشریفات به استان اصفهان، ظهر امروز

 
پنجشنبه (21 بهمن) در زندان مرکزي اصفهان حضور یافت و از بخش هاي مختلف این زندان به مدت حدود 2 ساعت بازدید کرد. 

در جریان این بازدید با تعدادي از مددجویان زندان مرکزي اصفهان به طور چهره به چهره گفت وگو کرد و ضمن استماع مسائل و مشکلات

 
آنها، دستورات مقتضی را صادر کرد. 

رئیس عدلیه با تعدادي از محکومین مالی همچنین تعدادي از تولیدکنندگان ورشکسته که به دلایل مختلف دوران محکومیت خود را در

 
زندان به سر می برند به گفت وگو پرداخت و براي پیگیري و رفع مسائل و مشکلات آن ها در چهارچوب قانون، قول مساعدت داد. 

برخی از این تولیدکنندگان ورشکسته که دوران محکومیت خود را در زندان به سر می بردند خواستار دریافت مرخصی براي اخذ رضایت از



شاکیان خصوصی همچنین تعلق رأي باز براي سر و سامان دادن به وضعیت بنگاه ها و کارگاه هاي تولیدي خود بودند که رئیس عدلیه براي

 
بررسی دقیق درخواست هاي آن ها دستورات لازم را به مسؤولان قضایی استان اصفهان صادر کرد. 

رئیس دستگاه قضا همچنین به برخی از محکومان مالی که تقاضاي آزادي از زندان براي جلب رضایت شاکیان خصوصی خود را داشتند،
متذکر شد که دستگاه قضایی در جایگاه اعمال عدالت و استیفاي تمام و کمال حقوق مردم قرار دارد و در ملاقات چهره به چهره اي که صبح
امروز با تعدادي از مراجعه کنندگان به دادگستري اصفهان داشته، برخی از طلبکاران و شاکیان خصوصی نظر مساعدي نسبت به خروج

 
محکومان مالی از زندان نداشتند. 

گفت وگو با تعدادي از محکومان آبان 98 بخشی دیگر از بازدید حجت الاسلام محسنی اژه اي از زندان مرکزي استان اصفهان بود؛ رئیس قوه
قضاییه جویاي حضور یا عدم حضور محکومان آبان 98 در این زندان شد و پس از آنکه مسؤولان زندان، تعدادي از این محکومان را به رئیس
عدلیه معرفی کردند، وي به طور چهره به چهره با این محکومان ملاقات و از وضعیت محکومیت و اوضاع خانوادگی آن ها کسب اطلاع کرد و

 
براي اعِمال ارفاقات قانونی در قبال پرونده آن ها دستورات مقتضی را صادر کرد. 

سوم مردادماه سال جاري بود که حجت الاسلام محسنی اژه اي در محل کار خود با تعدادي از مردم و خانواده هاي محکومان ناآرامی هاي
آبان 98 دیدار و گفت وگو کرد و براي بررسی مجدد پرونده این محکومان براي اعمال ارفاقات قانونی به آن ها، دستوراتی را به مسؤولان ذي

 
ربط صادر کرد. 

تقاضاي اعسار از پرداخت مهریه؛ بخشی از درخواست ها از رئیس دستگاه قضا در جریان بازدید وي از زندان مرکزي اصفهان بود که رئیس
قوه قضائیه متذکر شد برخی بانوان در جریان ملاقات صبح امروز در دادگستري اصفهان از اینکه همسران سابق آن ها به رغم داشتن تمکن

 
مالی درخواست اعسار از پرداخت مهریه می کنند گلایه داشتند. 

در جریان بازدید برخی محکومان از بیان مسائل و مشکلات خود در جمع معذوریت داشتند و خواستار ملاقات خصوصی با رئیس قوه قضاییه

 
بودند که این خواسته آن ها از سوي حجت الاسلام محسنی اژه اي اجابت شد. 

بازدید از اتاق هاي ملاقات الکترونیکی مددجویان زندان مرکزي اصفهان با خانواده هایشان، کسب اطلاع از نحوه و چگونگی فعالیت این اتاق
ها و همچنین گفت وگو با تعدادي از مددجویانی که در حال ملاقات الکترونیکی با خانواده هاي خود بودند، بخش دیگر حضور رئیس قوه

 
قضائیه در زندان مرکزي اصفهان بود. 

رئیس قوه قضاییه در جمع مددجویان زندان مرکزي اصفهان با تأکید بر اینکه براي رفع مسائل و مشکلات زندانیان و اعمال ارفاقات قانونی به
آن ها نهایت تلاش خود را به کار خواهد گرفت، خطاب به مددجویان گفت: با توجه به در پیش بودن مناسبت هاي ملی و مذهبی، براي جلب

 
رضایت شاکیان خصوصی خود براي قرار گرفتن نام تان در فهرست عفو تلاش کنید و از ارتکاب مجدد جرم در دوران مرخصی نیز بپرهیزید. 

بهبود وضعیت زندان ها و زندانیان، از جمله تاکیدات همیشگی حجت الاسلام محسنی اژه اي بوده و وي طی مدت اخیر شخصا ً 6 بازدید از
زندان هاي سراسر کشور انجام داده است. زندان مرکزي ایلام، زندان رجایی شهر، زندان دماوند، زندان اوین، زندان مرکزي مشهد و زندان
مرکزي اصفهان ندامتگاه هایی هستند که رئیس قوه قضاییه از آن ها سرکشی کرده و در جریان این سرکشی ها بر لزوم تحول رفتاري و

 
ساختاري در امر زندانبانی و ارتقاء وضعیت زندانیان در حوزه هاي مختلف تاکید کرده است. 

«ایجاد شرایط و بستر اصلاح، تربیت و بازاجتماعی شدن زندانیان»، «اشتغال زندانیان»، «حبس زدایی»، «اعمال تأسیسات ارفاقی» و «ایجاد
ترتیبات فنی و قضایی براي استفاده از پابند الکترونیک در قبال محکومان واجد شرایط قانونی» از جمله رویکرد هاي تحولی در مقوله زندان و

زندانیان است که مورد تاکید جدي رئیس قوه قضاییه است.





تامین سلامت بانوان ، تضمین سلامت ونهادینه شدن فرهنگ ورزش در خانواده

وجامعه

منبع: سلامتشماره خبر:  248  |  تاریخ: 1400/11/22

مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداري زنجان گفت :تأمین سلامت جسمانی بانوان و در پی آن سلامت روحی و روانی آنان، تضمین
سلامت ونهادینه شدن فرهنگ ورزش در سطح خانواده وجامعه را در پی خواهد داشت.

 مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداري زنجان گفت : تأمین
سلامت جسمانی بانوان و در پی آن سلامت روحی و روانی آنان، تضمین سلامت ونهادینه شدن فرهنگ ورزش در سطح خانواده وجامعه را در

 
پی خواهد داشت. 

سیده فائزه موسوي شامگاه پنجشنبه در حاشیه مسابقات جام پرچم در سالن خانه تکواندو زنجان در گفتگو با خبرگزاري سلامت(طبنا)زنجان
؛با بیان اینکه بحث سلامت یک مسئله جدي براي تمام اقشار جامعه بخصوص بانوان است اظهار کرد: در حوزه امور بانوان برنامه ریزي هایی

 
براي ورزش همگانی بانوان شده است که در محیط هاي مختلفی بغیر از پارك هاي بانوان نیز انجام شود. 

وي با اشاره به اینکه برنامه ریزي هاي جدي در حوزه سلامت داریم که بخشی از آن را با کمک ورزش انجام می دهیم، ابراز کرد: ابتداي کار
را با مجموعه استانداري شروع کردیم و برنامه ریزي شد که همکاران استانداري و فرمانداري هاي تابعه بحث ورزش صبحگاهی را در هفته دو

 
روز داشته باشند. 

مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداري زنجان با بیان اینکه اجراي این برنامه استارت خوبی است تا بتوانیم در بحث ورزش سرمایه گذاري
داشته باشیم، خاطر نشان کرد: چون بحث خانواده و فرزند برایمان اولویت دار و مهم است که حتما خانمی که مدیریت خانواده را در اختیار

 
دارد در سلامت به سر برد و بتواند ورزش را در خانواده هم اجرا کند. 

موسوي بابیان اینکه از آن جایی که زنان چه در خانواده و چه در جامعه نقش هاي مهم و اثرگذاري را ایفا می کنند، تاکید کرد: تأمین
سلامت جسمانی بانوان و در پی آن سلامت روحی و روانی آنان، تضمین سلامت ونهادینه شدن فرهنگ ورزش در سطح خانواده وجامعه را در

 
پی خواهد داشت و باید تلاش کنیم که درصد بالایی از جامعه را به انجام فعالیت ورزش تشویق کنیم. 

وي تصریح کرد : در این راستا قصدمان این است برنامه هاي ورزشی که پیش رو داریم براي بانوان حتما فضا ها و محیط هاي سالم را فراهم

 
کنیم که بصورت فضاي مادر و کودك باشد تا مادران در کنار فرزندان به بحث ورزش بپردازند. 

این مسئول با اشاره به اینکه جهت تحرك و نشاط و شادابی بانوان علاوه بر شهر در روستاها نیز برنامه هایی تدارك دیده شده است، عنوان



 
کرد: باید ورزش را با رویکرد سلامت خانواده پی گیري کنیم. 

 
خبرنگار : زهرا نوري 

 
کد خبر 176048 

 
برچسب ها 

 
- امور بانوان و خانواده استانداري زنجان 

 
- سیده فائزه موسوي 

 
- استانداري زنجان 

 
- استان زنجان 

 
نظر شما شما در حال پاسخ به نظر «» هستید. × لغو پاسخ 

 
نام 

 
ایمیل 

 
نظر شما 

 
لطفا حاصل عبارت را در جعبه متن روبرو وارد کنید 6 + 6 = 

 
ارسال 

 
آخرین اخبار تامین سلامت بانوان ، تضمین سلامت ونهادینه شدن فرهنگ ورزش در خانواده وجامعه 

 
بیانیه انجمن اسلامی پزشکان در چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب 

 
اعزام 2 فوتسالیست کردستانی به رقابت هاي کافا 

 
کتابخانه هاي عمومی به عنوان قرارگاه فرهنگی پاي کار جهاد تبیین 

 
«میدان کارآفرینی» در ساري رونمایی شد 

 
پیام مشترك امام جمعه و فرماندار قائم شهر به مناسبت 22 بهمن 

 
بهره برداري از دو طرح تولیدي در چوب وکاغذ مازندران 

 
اکران موقعیت مهدي در سنگرهاي استوار کاشان 

 
دکتر سید علی ریاض دبیرکل انجمن اسلامی پزشکان کشور شد 

 
موافقت رهبر انقلاب با عفو یا تخفیف مجازات تعدادي از محکومان 

 
احیاي کارخانه ذوب آهن قروه در آینده اي نزدیک 

 
اجراي علی زندوکیلی در سی و هفتمین جشنواره موسیقی فجر 

 
237 بیمار جدید مبتلا به کرونا در کردستان شناسایی شد 

 
نسخه دسکتاپ نسخه موبایل 

 
- خانه 

 
- ساختمان پزشکان 

 
- درباره ما 



 
- چندرسانه اي 

 
 -

 
 -

 
 -

 
 -

 
 -

 
 -
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یک مرکز نیکوکاري و 8 واحد مسکن مددجویی در بروجن افتتاح شد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  249  |  تاریخ: 1400/11/22

به مناسبت دهه مبارك فجر، یک مرکز نیکوکاري و 8 واحد مسکن مددجویی در بروجن افتتاح شد.

باشگاه خبرنگاران جوان شهرکرد - سعید صابریان رئیس
کمیته امداد بروجن گفت: به مناسبت دهه مبارك فجر، یک
مرکز نیکوکاري و 8 واحد مسکن مددجویی در این شهرستان

 
به بهره برداري رسید. 

احداث مسکن، اهداي جهیزیه، ایجاد زمینه اشتغال نیازمندان،
تأمین لوازم ضروري زندگی خانواده هاي تحت حمایت، تأمین

 
هزینه تحصیل دانش آموزان و دانشجویان نیازمند و پرداخت هزینه هاي درمانی نیازمندان از جمله خدمات این نهاد است. 

 
بیشتر بخوانید 

 
- افتتاح 5 واحد مسکن مددجویی در شهر گندمان همچنین در این ایام 22 سري جهیزیه به نوعروسان نیازمند شهرستان بروجن اهدا شد. 

رونمایی از طرح صدقه الکترونیکی، تقدیر از خیران و نیکوکاران، تقدیر از دانشجویان برتر، زنان سرپرست خانوار موفق، کارآفرین برتر در حوزه

 
اشتغال و خودکفائی، خانواده موفق قرآنی، نخبگان تحصیلی و هنري از دیگر ویژه برنامه هاي دهه فجر بود. 

در این ایام 273 دستگاه لوازم ضروري زندگی شامل کولر آبی، بخاري گازسوز و آبگرمکن نیز به نیازمندان اهدا شد.



عملیات اجرایی شبکه داخلی پروژه فاضلاب و خط انتقال دوم آب ماکو آغاز شد

منبع: ایرناشماره خبر:  250  |  تاریخ: 1400/11/22

ارومیه- ایرنا- عملیات اجرایی شبکه داخلی پروژه فاضلاب ماکو و خط انتقال دوم از تصفیه خانه شماره یک به تصفیه خانه شماره 2
عصر پنج شنبه با حضور مدیرعامل سازمان منطقه آزاد ماکو، مدیرعامل شرکت آب وفاضلاب آذربایجان غربی و جمعی از مسوولان

منطقه با 500میلیارد ریال اعتبار اولیه آغاز شد.

ارومیه- ایرنا- عملیات اجرایی شبکه داخلی پروژه فاضلاب
ماکو و خط انتقال دوم از تصفیه خانه شماره یک به تصفیه
خانه شماره 2 عصر پنج شنبه با حضور مدیرعامل سازمان
منطقه آزاد ماکو، مدیرعامل شرکت آب وفاضلاب آذربایجان
غربی و جمعی از مسوولان منطقه با 500میلیارد ریال اعتبار

 
اولیه آغاز شد. 

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد ماکو در مراسم آغاز عملیات
اجرایی این طرح با اشاره به اینکه راهبرد اساسی دولت، عدالت
بوده که پایه اصلی انقلاب بر اساس عدالت است، گفت:

 
طرحهاي امروز جزء ضرورت ها بوده که جا دارد این طرح ها بزودي عملیاتی شده و به سرانجام برسد. 

محمدرضا عبدالرحیمی با بیان اینکه یکی از نیازهاي اساسی و زیرساختی 220 هزار نفر از جمعیت منطقه، آب شرب سالم و بهداشتی است،
افزود: توسعه و گسترش سرمایه گذاري تولید و صادرات و ایجاد اشتغال ازماموریت اساسی مناطق آزاد در کشور به شمار می رود، که جوامع

 
محلی باید دراین مناطق از حداقل استاندارد زندگی در حوزه زیر بنایی و زیر ساخت ها باید برخوردار باشند. 

وي با درخواست از مدیران استانی براي پیگیري سریع تخصیص اعتبار بانکی به اجراي این طرح گفت:: براي اجراي طرح 8 کیلومتر شبکه

 
انتقال لازم است که در صورت اجرا نشدن آن شبکه هاي اجرا شده گذشته مستهلک شده و هزینه ها بالا خواهد رفت. 

نماینده مردم شهرستان هاي ماکو، چالدران، شوط و پلدشت در مجلس شوراي اسلامی نیز در این آیین با بیان اینکه خشکسالی و تنش آبی

 
از معضلات و مشکلات کشور است، افزود: در 24 ساعت تنها 2 ساعت در روستاهاي این منطقه آب وجود داشت. 

محمد علیپور همچنین با اشاره به ظرفیت کامل تصفیه خانه ماکو که 480 لیتر تصفیه آب در ثانیه است، ادامه داد: درحال حاضر این تصفیه

 
خانه با نصف ظرفیت کار می کند که با اتمام طرح خط انتقال دوم با ظرفیت کامل فعالیت خواهد کرد. 

وي با بیان این واقعیت که تامین آب شرب شهرهاي ماکو و شوط از سد بدولی طراحی شده که بیش از 20 سال از مطالعه آن گذشته است،
اظهار داشت: متاسفانه تا به امروز کاري صورت نگرفته و ما ازمسوولان امور آب استان تقاضا می کنیم، اگر مشکل مالی دارند براي اجراي این

 
طرح از طریق منطقه آزاد وبا همکاري وزارت خانه کمک کنیم تا سد بدولی را به سرانجام برسانیم. 

وي همچنین گفت: حتی لوله هاي خط انتقال این طرح ازمحل اجراي سد بدولی تا باشکند و گجوت کار شده و تا به امروز بلا استفاده مانده



 
است 

نماینده مردم ماکو، شوط، پلدشت و چالدران در مجلس شوراي اسلامی به نیاز آبی بسیار بالادر شهرستان ماکو و شوط و همچنین مسیر خط
انتقال آب به این شهرها اشاره کرد و گفت: علاوه بر شهر ماکو شهر شوط و روستاهاي مسیر انتقال از آب این تصفیه خانه استفاده می کنند،
که امیدواریم امروز با اجراي خط دوم برداشت آب خام از محل تصفیه خانه شماره یک به همت آب و فاضلاب و حمایت سازمان منطقه آزاد

 
ماکو از تصفیه خانه شماره 2 ماکو با ظرفیت کامل استفاده شود. 

BOT" وي، طرح شبکه جمع آوري فاضلاب ماکو را ازدیگر طرح هاي مهم این شهر بیان کرد و گفت : چند سال بخش خصوصی به روش
"همزمان با شهر قره ضیاالدین می خواست این طرح را اجرا کند که آن زمان که محل اجراي طرح در جنب زندان ماکو بود، برخی از اهالی با

 
اجراي این طرح مخالفت کردند که الان در شهر قره ضیاالدین از این طرح بهره برداري می کنند. 

علی پور با اشاره به اینکه شبکه جمع آوري و تاسیسات تصفیه خانه تا حدي کار شده است؛ ادامه داد: تا به حال براي اجراي این طرح 200

 
میلیارد ریال هزینه شده است. 

 
وي اضافه کرد: براي اجراي کامل این طرح و حل مشکل فاضلاب ماکو به اعتباري بیش از سه هزار میلیارد ریال نیاز است. 

وي با اشاره به اینکه براي بودجه هاي عمرانی اعتبارات کمتري اختصاص یافته است، ادامه داد: با کمک گرفتن از طریق مسوولان منطقه

 
امیدواریم بتوانیم از طریق تسهیلات بانکی اجراي طرح را به پیش ببریم. 

 
وي اظهار امیدواري کرد که در 2 سال آینده با تسهیلات بانکی اجراي طرح فاضلاب ماکو از پیشرفت قابل قبولی برخوردارباشد. 

به گزارش ایرنا طول خط انتقال پروژه 2500 متر که با اعتبار اولیه 500 میلیارد ریال با مشارکت و تامین مالی سازمان منطقه آزاد ماکو،
سازمان برنامه و بودجه و شرکت آب و فاضلاب آذربایجان غربی به مرحله اجرا در می آید. در این پروژه یک باب ایستگاه پمپاژ نیز ارتقا می

 
یابد. سایز و جنس لوله هاي خط انتقال از نوع چدن داکتیل و به مدت 12 ماه اجرا و به بهره برداري خواهد رسید. 

طرح تصفیه خانه فاضلاب ماکو با فرآیند SBR / لجن فعال با هوادهی ممتد/ در 2 مدول احداث می شود؛ این سامانه در سال 1376 آغاز

 
شده ولی در این مدت به علت اختصاص نیافتن اعتبار مناسب ناتمام مانده بود. 

در حال حاضر 100 درصد جمعیت شهري آذربایجان غربی تحت پوشش شرکت آب و فاضلاب شهري در حوزه آب و بیش از دو سوم این

 
جمعیت نیز در حوزه جمع آوري فاضلاب تحت پوشش این شرکت قرار دارند. 

 
شهرستان ماکو از جمله شهرهایی است که احداث سامانه فاضلاب در آن ضروري به نظر می رسد. 

 
برچسب ها 

 
- تصفیه خانه 

 
- آذربایجان غربی 

 
- ماکو 

 
- سازمان منطقه آزاد تجاري صنعتی ماکو 

- نماینده مجلس شوراي اسلامی



انجام بیش از 350 عنوان پروژه و پیمایش/ طراحی مدل مشارکتی با بخش خصوصی براي تامین منابع

مالی اکتشافات

منبع: بیرونیتشماره خبر:  251  |  تاریخ: 1400/11/22

در گزارش عملکرد سال 1400 سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشور اهداف کلان این سازمان براي توسعه اکتشافات و
...z&همکاري هاي بین

 
عملکرد سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشور در سال 1400 منتشر شد 

 
انجام بیش از 350 عنوان پروژه و پیمایش/ طراحی مدل مشارکتی با بخش خصوصی براي تامین منابع مالی اکتشافات 

در گزارش عملکرد سال 1400 سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشور اهداف کلان این سازمان براي توسعه اکتشافات و همکاري

 
هاي بین المللی اعلام شد. 

《شناسایی مواد معدنی》 با هدف ایجاد ارزش افزوده و به گزارش بیرونیت،
تولید ثروت ملی و همچنین 《شناسایی و پایش مخاطرات طبیعی》 با هدف
جلوگیري از زیان هاي اقتصادي۔ اجتماعی و هدر رفت ثروت ملی دو برنامه
مهم سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشور در گزارش عملکرد این

 
سازمان عنوان شده است. 

بر اساس این گزارش، سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشور طی 6
دهه اخیر، تمامی مساحت کشور را تحت پوشش نقشه هاي زمین شناسی در

مقیاس 1:250،000 ، 1:100،000 ، نقشه هاي ژئوشیمیایی 1:100،000 و ژئوفیزیک هوایی 1:250،000 ، قرار داده است و همچنین صدها
پروژه اکتشاف را در قالب طرح اکتشاف سراسري (از جمله فسفات، پتاس، منیزیت، منگنز، خاك هاي صنعتی، بوکسیت و عناصر نادر خاکی)

 
اکتشاف زون هاي بیست گانه اول، بیست گانه دوم، پهنه هاي اکتشافی در فاز شناسایی - پی جویی را اجرا کرده است 

طبق گزارش عملکرد منتشر شده، این سازمان در حال تهیه نقشه هاي زمین شناسی در شش لایه اطلاعاتی و ژئوشیمیایی 1:25000 و
برداشت ژئوفیزیک هوایی با خطوط پروازي 250 متر است که از نگاه بدنه کارشناسی این سازمان، روشی مناسب و به صرفه در کشف ذخایر

 
پنهان معدنی به حساب می آید. 

 
انجام بیش از 350 عنوان پروژه و پیمایش 

همچنین این گزارش حاکی از آن است که سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشور بیش از 350 عنوان پروژه و پیمایش زمین

 
شناسی مهندسی و مخاطرات طبیعی در حوزه زمین لرزه، فرونشست، 

سیل، گرد و غبار و زمین لغزش در کشور انجام داده و 6 عنوان نقشه ملی مخاطرات کشور با محوریت نقشه ملی فرونشست کشور،
خطرپذیري سیل، لرزه زمین ساخت، مناطق مستعد گردو غبار در کشور، پتانسیل منابع آب کارست و خطر پذیري زمین لغزش کشور منتشر

 
کرده است. 



از دیگر پروژه هاي این سازمان تهیه نقشه هاي رسوب شناسی، ژئوشیمی رسوبی و آلاینده هاي زیست محیطی در مقیاس یک پنجاه هزارم
سواحل و پهنه آبی شمال کشور بوده و فاز اول طرح جامع مطالعات زمین شناسی دریایی در سواحل شمالی و جنوبی کشور به میزان 12

 
هزار 

کیلومتر مربع در آب هاي سرزمینی اجرا شده است. از سویی پروژه 9 برگ نقشه زمین شناسی نسل دوم در منطقه کویر لوت براي اولین بار

 
در کشور را سازمان زمین شناسی انجام داده است. 

 
پروژه تحول زمین شناسی خراسان جنوبی 

سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشور در قالب توافقنامه سه جانبه و برنامه اي مشارکتی با سازمان توسعه و نوسازي معادن و
صنایع معدنی ایران (ایمیدرو) و معاونت امور معادن و صنایع معدنی وزارت صنعت، معدن و تجارت اقدام به تعریف برنامه اي تحولی در بخش
زمین شناسی و اکتشاف ذخایر جدید معدنی کشور کرده که پس از ماه ها بررسی و تحلیل فنی در کمیته راهبردي مشترك معدنی کشور با
حضور مدیران و متخصصان این بخش، استان خراسان جنوبی به عنوان اولین هدف اجراي این برنامه در سال 1400 معرفی و برنامه ریزي

 
اجراي پروژه تحول زمین شناسی و اکتشاف ذخایر معدنی براي آن طراحی شد که اقدامات اجرایی آن از مهر ماه سال جاري آغاز شده است. 

 
6 هدف کلان براي توسعه اکتشافات 

بنا بر این گزارش، اهداف کلان پروژه هاي سازمان و زمین شناسی کشور تولید و تکمیل اطلاعات پایه زمین شناسی و اکتشافی در گستره
موردنظر اجراي عملیات، کشف ذخایر جدید معدنی، کاهش موثر زمان تبدیل کانسار به معدن با همکاري بخش هاي مختلف معدنی کشور در
سازمان ها و مجموعه هاي حاکمیتی، توسعه اي دولتی، نخبگان دانشگاهی و بخش خصوصی، کاهش ریسک سرمایه گذاري بخش خصوصی
در چرخه معدنکاري، افزایش قابل توجه میزان اشتغال در منطقه و توسعه عدالت محور استان اجراي بزرگترین و بی سابقه ترین مدل
مشارکتی در حوزه علوم زمین و معدن کشور جهت جلوگیري از موازي کاري ها، شفافیت در اجراي فرآیندهاي تخصصی و جلوگیري از

 
هدررفت منابع مالی و انسانی است. 

سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشور نتیجه مورد انتظار پروژه تحول بخش در استان خراسان جنوبی را این گونه اعلام کرده
اکتشافات در مساحتی نزدیک به 15 هزار کیلومتر مربع که در برگیرنده حدود 4 شهرستان و بیش از 85 روستا است به اجرا در می آید.
منابع مالی این پروژه از محل توافقنامه سه جانبه سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدن کشور، سازمان توسعه و نوسازي معادن و صنایع
معدنی ایران (ایمیدرو) و معاونت امور معادن و صنایع معدنی وزارت صنعت، معدن و تجارت از سوي ایمیدرو به میزان 2000 میلیارد ریال در
سال مالی 1400 تامین شده است. همچنین مقیاس، نحوه برداشت و تجزیه و تحلیل اطلاعات در این پروژه مطابق با استانداردهاي جهانی

 
خواهد بود. 

 
تکمیل چرخه ژئوفیزیک هوایی 

ارتقاي ژئوفیزیک هوایی از دیگر برنامه هاي استراتژیک سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشور اعلام شده و با توجه به لزوم و اهمیت
تولید اطلاعات پایه و اجراي اکتشافات سیستماتیک یکپارچه به منظور شناسایی ذخایر جدید معدنی در کشور طراحی مدل هاي مشارکتی با

 
بخش خصوصی براي تامین منابع مالی و امکان اجراي این عملیات در مناطق اولویت دار در دستور کار قرار گرفته است. 

در برنامه هاي سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشور چرخه اکتشافات وسیع در سطح کشور مخصوصا استان هاي محروم در اولویت
قرار گرفته و بررسی ها نشان می دهد تکمیل چرخه ژئوفیزیک هوایی شامل برداشت، تعبیر و تفسیر داده ها، مدلسازي و معرفی مناطق

 
امیدبخش در محدوده استان هاي مرکزي و خراسان شمالی به میزان 80 هزار کیلومتر خطی سرعت گرفته است. 



 
توسعه روابط و همکاري هاي بین المللی با دانشگاه هاي معتبر خارجی 

این سازمان که رتبه 10 آزمایشگاه هاي کشور را از سوي شبکه آزمایشگاهی فناوري راهبردي کسب کرده، همکاري هاي علمی و فنی با
کشورهاي چین، ژاپن، روسیه، اتحادیه اروپا و برخی کشورهاي آسیایی و آفریقایی را توانسته توسعه دهد و از طرف سازمان توسعه تجارت و
وزارت امور خارجه این ارتباطات در زمینه هاي مختلف پیگیري شده و این سازمان در عرصه زمین شناسی و اکتشافات معدنی با این دو نهاد

 
حاکمیتی همکاري تنگاتنگی را تجربه کرده است. 

این گزارش نشان می دهد، سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشور در اجلاس هاي مشترك کشورهاي مختلف در چند سال گذشته
شرکت کرده و تفاهم نامه هاي همکاري هاي علمی و فنی-اجرایی در سطح بین المللی با هدف انتقال دانش فنی و توانمندسازي متخصصان

 
ایرانی منعقد کرده است. 

از همکاري هاي بین المللی سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشور می توان به ROSEGEO با روسیه در خصوص انجام مطالعات
زمین شناسی دریایی و ژئوفیزیک هوایی، دانشگاه Romer Tre ایتالیا با محوریت همکاري هاي زمین شناسی، همکاري با چین درخصوص
مطالعات ژئودینامیک و اقلیم دیرینه فلات ایران، همکاري با سازمان زمین شناسی فرانسه BRGM در راستاي اکتشاف منابع معدنی، خدمات
آزمایشگاهی، پردازش داده هاي ژئوفیزیک هوایی و مدلسازي، همکاري با دانشگاه سوربن فرانسه در زمینه آموزش کارشناسان ایران براي
تهیه نقشه هاي زمین شناسی و تجهیزات آزمایشگاهی مدرن و اجراي پروژه هاي مشترك تري کلاس و پرست تکت در حوزه مطالعات زمین
شناسی نوین، نقشه هاي سه بعدي و اکتشاف ذخایر معدنی، همکاري با دانشگاه پرست فرانسه و اداره کل زمین شناسی و اکتشافات معدنی
شمال شرق ایران درباره همکاري براي چینه شناسی، دیرینه شناسی و رسوب شناسی، همکاري با دانشگاه آخن آلمان در راستاي برگزاري

 
دوره آموزشی دانشجویان افغان با همکاري GIZ اشاره کرد. 

از همکاري هاي بین المللی سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشور می توان به ROSEGEO با روسیه در خصوص انجام مطالعات
زمین شناسی دریایی و ژئوفیزیک هوایی، دانشگاه Romer Tre ایتالیا با محوریت همکاري هاي زمین شناسی، همکاري با چین درخصوص
مطالعات ژئودینامیک و اقلیم دیرینه فلات ایران، همکاري با سازمان زمین شناسی فرانسه BRGM در راستاي اکتشاف منابع معدنی، خدمات
آزمایشگاهی، پردازش داده هاي ژئوفیزیک هوایی و مدلسازي، همکاري با دانشگاه سوربن فرانسه در زمینه آموزش کارشناسان ایران براي
تهیه نقشه هاي زمین شناسی و تجهیزات آزمایشگاهی مدرن و اجراي پروژه هاي مشترك تري کلاس و پرست تکت در حوزه مطالعات زمین
شناسی نوین، نقشه هاي سه بعدي و اکتشاف ذخایر معدنی، همکاري با دانشگاه پرست فرانسه و اداره کل زمین شناسی و اکتشافات معدنی
شمال شرق ایران درباره همکاري براي چینه شناسی، دیرینه شناسی و رسوب شناسی، همکاري با دانشگاه آخن آلمان در راستاي برگزاري
دوره آموزشی دانشجویان افغان با همکاري GIZ ، برگزاري دوره آموزشی دانشجویان دانشگاه لودویگ ماکسیمیلیان مونیخ و همکاري در

 
مخاطرات زمین شناسی و زمین لرزه اشاره کرد. 

بر اساس این گزارش، سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشور از سال 1397 تا 1400، 17 جلد کتاب تخصصی در حوزه علوم زمین،
64 جلد گزارش و یک جلد اطلس منتهی به سال 1400 منتشر کرده است.



ضعف مدیریت گریبانگیر وزارت کار/ مدیریت بحران هاي بنگاه هاي اقتصادي،

تولیدي نیازمند مدیران آگاه است

منبع: ایلناشماره خبر:  252  |  تاریخ: 1400/11/22

دبیر اجرایی خانه کارگر یزد گفت: هنگامی که معاون وزیرکار در مقابل دوربین صداوسیما و چشم مردم اعلام می کند که خط فقر 4
میلیون تومان است و با اصرار بیهوده از این ادعاي خود دفاع می کند، باید فاتحه وزارت کار را بخوانیم.

دبیر اجرایی خانه کارگر یزد گفت: هنگامی که معاون وزیرکار
در مقابل دوربین صداوسیما و چشم مردم اعلام می کند که
خط فقر 4 میلیون تومان است و با اصرار بیهوده از این ادعاي

 
خود دفاع می کند، باید فاتحه وزارت کار را بخوانیم. 

به گزارش خبرنگار ایلنا، علی دهقانی (دبیر اجرایی خانه کارگر
یزد) با ابراز تاسف شدید از به کارگیري نیروهاي ناکارآمد،
ناآگاه و ناتوان در وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت:
متاسفانه افرادي در وزارت کار روي کار آمده اند که نگاه

 
کمیته امدادي دارند و درك درستی از تعاون، اشتغال و حل مسائل کارگري و کارفرمایی ندارند. 

علی دهقانی با انتقاد از آمارهایی که از سوي مسئولان وزارت کار اعلام می شود، گفت: هنگامی که معاون وزیرکار در مقابل دوربین
صداوسیما و چشم مردم اعلام می کند که خط فقر 4 میلیون تومان است و با اصرار بیهوده از این ادعاي خود دفاع می کند، باید فاتحه

 
وزارت کار را بخوانیم. 

وي با ابراز تاسف از اینکه با وجود گستردگی وظایف و مسولیتها، در وزارت کار نگاه تخصصی وجود ندارد، گفت: افرادي در این وزارتخانه
عریض و طویل و البته تخصصی به کار گرفته شده اند که با چالشهاي کارگر و کارفرما بیگانه هستند، اشتغال زایی را متوجه نمی شوند و

 
بسیاري موارد دیگر که انتخابها و انتصاب ها را زیر سوال برده است. 

دبیر اجرایی خانه کارگر یزد با انتقاد از ادعاي ایجاد شغل با یک میلیون تومان گفت: وقتی از اشتغال زایی و فرصت شغلی درك درستی وجود

 
نداشته باشد، عالی ترین مقام مسئول وزارت کار اعلام می کند با یک میلیون تومان هم می شود شغل ایجاد کرد. 

وي نسبت به تبعات اظهارات غیرکارشناسانه و اعلام عدد و ارقام غیرمنطقی از سوي دولتمردان هشدار داد و گفت: هنگامی که یک وزیر یا
معاون وزیر از اعداد و ارقامی سخن می گویند که با واقعیت ها بیگانه است، مردم به ویژه دهک هاي پایین جامعه که با سختی و مشقت

 
زندگی خود را می گذرانند، از وجود چنین مدیران ناآگاهی احساس ناامیدي می کنند. 

دهقانی با اعلام اینکه بر اساس آمارهاي موجود، بیش از 60درصد جامعه زیر خط فقر قرار دارند، گفت: بسیار جاي تاسف دارد که معاون وزیر

 
کار معتقد است با 4 میلیون تومان می توان زندگی کرد، در صورتی که 4 میلیون تومان هزینه هاي نیمی از روزهاي ماه را تامین نمی کند. 

وي با اعلام اینکه از زمان روي کار آمدن دولت سیزدهم، هیچ تحولی در عرصه تولید، اشتغال و روابط کارگر و کارفرما به وجود نیامده است،



 
گفت: شرایط بحرانی امروز ناشی از مدیران ناکارآمد و مدیریت اتوبوسی در وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی است. 

دبیر اجرایی خانه کارگر یزد خطاب به رئیس جمهور گفت: چرا افراد ناآگاه، ناتوان و نامطلع را روي کار می آورید؟ آیا نمی دانید مدیر

 
ناکارآمد و ناآگاه، عملکرد تمام دولت را زیر سوال می برد؟ 

وي گفت: در شرایطی که بحران هاي جدي بنگاه هاي اقتصادي، تولید و اشتغال را فرا گرفته، باید افرادي مسلط و آگاه روي کار می آمدند،
اما امروزه افرادي سر کار آمده اند که با آمارسازي هاي غیر واقعی و اظهارات غیرکارشناسانه، روح و روان جامعه را تخریب می کنند و باعث

 
ناامیدي مردم می شوند. 

دهقانی خطاب به رئیس دولت سیزدهم گفت: کاش با کسانی که شناخت درستی از رابطه کارگر و کارفرما، تولید و بنگاه اقتصادي دارند،

 
مشورت می کردید و از آن ها می خواستید مدیرانی توانمند و کارآمد را به شما معرفی کنند. 

انتهاي پیام/



بازگشت دانشگاه هاي کشور به آموزش مجازي / از اجراي شفافیت در شهرداري

کرمان تا تخریب ساخت وسازهاي دولتی در حریم رودخانه کرج

منبع: دانشجوشماره خبر:  253  |  تاریخ: 1400/11/22

گروه استان هاي خبرگزاري دانشجو، عرفان توانا؛ زمستان به نیمه رسیده است و ایرانیان جشن ملی پیروزي انقلاب اسلامی و
بازگشت امام خمینی (ره) رهبر کبیر انقلاب را جشن گرفتند. هرچند جشن پیروزي انقلاب امسال هم مانند سال گذشته بیشتر در

بستر فضاي مجازي بود یا در جمع هاي پراکنده و کوچک. هرچند با کاهش آمار ...

گروه استان هاي خبرگزاري دانشجو، عرفان توانا؛ زمستان به
نیمه رسیده است و ایرانیان جشن ملی پیروزي انقلاب اسلامی
و بازگشت امام خمینی (ره) رهبر کبیر انقلاب را جشن
گرفتند. هرچند جشن پیروزي انقلاب امسال هم مانند سال
گذشته بیشتر در بستر فضاي مجازي بود یا در جمع هاي
پراکنده و کوچک. هرچند با کاهش آمار مبتلایان و جان
باختگان در اثر کرونا در هفته هاي گذشته به شدت کاهش
یافته بود و امیدوار بودیم که اجتماعات مردمی بار دیگر شکل

گیرد، اما با شیوع سویه جدید این ویروس، دوباره مراکز درمانی از مبتلایان این ویروس پر شد و آمار فوت شدگان در اثر آن در کشور سه

 
رقمی شد. 

بازگشت دانشگاه ها به آموزش مجازي شیوع گسترده امیکرون در چند هفته اخیر، باوجود اصرار هاي ستاد ملی کرونا براي تشکیل کلاس
هاي دانشگاه ها و مدارس به صورت حضوري، مسئولان دانشگاه هاي مختلف اطلاعیه دادند و اعلام کردند که ادامه آموزش در ترم جدید تا

 
مدتی مجازي است و براي بعد از آن هم، برنامه ریزي جدید اعلام می شود. 

برخی دانشگاه ها مثل دانشگاه گیلان، همه کلاس ها را تا پایان اسفند غیرحضوري کردند و در بعضی دانشگاه هاي دیگر که دانشجویان
مقاطع کارشناسی هم به کلاس ها فراخوانده شده بودند، کلاس هاي این دانشجویان غیرحضوري شد و آموزش دانشجویان تحصیلات تکمیلی

 
به صورت حضوري ادامه یافت. 

 
بیشتر بخوانید: 

 
- کلاس هاي دانشجویان تحصیلات تکمیلی دانشگاه شهید مدنی آذربایجان تا 7 اسفند مجازي شد 

 
- کلاس هاي درسی دانشگاه بیرجند تا پایان بهمن غیرحضوري شد 

 
- همه کلاس هاي کاردانی و کارشناسی دانشگاه محقق اردبیلی غیرحضوري شد 

 
- کلاس هاي نیم سال دوم دانشگاه گیلان تا پایان نوروز 1401 غیر حضوري شد 

 
- کلاس هاي آموزشی دانشگاه تبریز تا اطلاع ثانوي به صورت مجازي برگزار می شود 

 
- دروس نظري دانشگاه شیراز تا پایان سال به صورت مجازي برگزار می شود 



آمادگی دانشجویان براي اردوهاي راهیان نور مشخص نیست که تا چند وقت دیگر، روند شیوع امیکرون به چه صورت خواهد بود، اما
دانشجویان براي نوروز برنامه ریزي کرده اند که اگر شیوع کرونا کاهش یافت، از اردو هاي راهیان نور جانمانند. فراخوان هاي ثبت نام از
خادمین شهدا یا حضور در این اردو ها در برخی استان ها آغاز شده به امید اینکه امسال بتوانند نوروز خود را در مناطق عملیاتی دفاع مقدس

 
سپري کنند. 

 
 

البته برگزاري اردو هاي راهیان پیشرفت، در این هفته نیز جریان داشته و دانشجویان بسیجی دانشگاه هاي کهکیلویه و بویراحمد و اصفهان،

 
از برخی شرکت هاي تولیدي استان خود بازدید کردند. 

 
بیشتر بخوانید: 

 
- فراخوان ثبت نام خادم الشهدا ویژه دانشجویان کاشانی براي اردوي راهیان نور منتشر شد 

 
- دانشجویان خراسان شمالی به اردوي راهیان نور در مناطق عملیاتی جنوب می روند 

 
- برگزاري اردوي راهیان پیشرفت به همت بسیج دانشجویی کهگیلویه و بویراحمد 

 
- اردوي راهیان پیشرفت با حضور 120 دانشجو در اصفهان برگزار شد 

برنامه ریزي براي جهاد در نوروز در هفته گذشته، اقدامات جهادي و کمک هاي مومنانه نیز در جریان بود. دانشجویان دانشگاه شهرکرد در
هفته گذشته بسته هاي معشیتی را بین نیازمندان توزیع کردند. در خوزستان هم دانشجویان بسیجی قرارگاهی را با مشارکت بیش از 100

 
دانشجو راه اندازي کرده اند تا در نوروز 1401 در مناطق کم برخوردار خدمت رسانی کنند. 

 
بیشتر بخوانید: 

 
- بسته هاي معیشتی در بین نیازمندان چهارمحال و بختیاري توزیع شد 

 
- قرارگاه دانشجویی عهد خدمت در خوزستان آغاز به کار می کند 

 
- اردوي جهادي دندانپزشکی در منطقه حصارك کرج برگزار شد 



 
 

دادگستري البرز چند وقتی است به دنبال آزادسازي اراضی است که غیرقانونی تصرف شده اند و در آخرین اقدام، بخشی از حریم رودخانه
کرج را از ساخت و ساز هاي غیرمجاز آزاد کرد. نکته مهم این است که دادگستري سازه هایی را تخریب کرده که برخی دستگاه هاي

 
حاکمیتی و نظامی در حریم این رودخانه احداث کرده بودند. 

شهرداري اهواز فکري براي سگ هاي ولگرد می کند؟ خبر تلخ فوت یک استاد دانشگاه براي فرار از حمله سگ ها، با خودرویی تصادف کرده
و جان خود را از دست داده، مردم را درگیر این موضوع کرد که چرا باید دانشگاه در محلی احداث شود که سگ هاي ولگرد اطراف آن، به
مردم حمله می کنند؟ سوال بعدي این بود که چرا این سگ هاي ولگرد آن هم نزدیک یک محل پررفت و آمد ساماندهی نمی شوند. حالا و

 
پس از فوت این استاد جوان، شهرداري اهواز بالاخره به این نتیجه رسید که باید فکري براي ساماندهی سگ هاي ولگرد بکند. 

یکی از معضلات بشري دفع زباله هاست و در شرایطی که راه هاي زیادي براي دور کردن زباله و بازیافت آن ها پیدا شده، عجیب است که
هنوز حاشیه برخی شهر هاي بزرگ محل جمع آوري زباله است. درحالیکه می توان از همین حجم زباله، منبعی براي تأمین انرژي و برخی

 
محصولات به دست آورد. در یاسوج هنوز هم زباله ها را می سوزانند و به این صورت سلامت مردم را به خطر می اندازند. 

 
 

همزمان با دهه فجر هرساله تعدادي پروژه عمرانی یا خدماتی افتتاح می شود و این بار مسئولان براي آبرسانی به روستا ها و مناطق کم آب

 
دست به کار شده اند. هفته گذشته عملیات آبرسانی به 67 روستاي استان هرمزگان و 2000 روستا در سیستان و بلوچستان آغاز شد. 

میانگین بارندگی در کهگیلویه وبویراحمد در شرایط عادي سه برابر میانگین بارندگی کشور است، اما امسال این مقدار کاهش چشمگیر داشته
و این استان پرآب را به چالش بی آبی کشانده است. همین امر باعث شد تا در طرح «جهاد آبرسانی» که از سوي دولت سیزدهم در حال



 
اجراست، آبرسانی به روستا هاي این استان هم مورد توجه رئیس جمهور قرار گیرد. 

 
بیشتر بخوانید: 

 
- آزادسازي حریم رودخانه کرج از ساخت و ساز هاي دستگاه هاي حاکمیتی و نظامی 

 
- نوش داروي «جمع آوري سگ هاي ولگرد» پس از مرگ استاد دانشگاه / وقتی شهرداري مسئولیتی ندارد! 

 
- دفع غیر اصولی زباله ها و پسماند بلاي جان مردم شهرکرد / تهدید سلامت مردم با سوزاندن زباله 

 
- عملیات آبرسانی به حدود 2000 روستاي سیستان و بلوچستان آغاز شد 

 
- آغاز عملیات آبرسانی به 67 روستاي هرمزگان 

- اجراي طرح «جهادآبرسانی» در بیش از 180 روستاي کهگیلویه وبویر احمد آلودگی هواي کاشان و کارخانه هاي دودزا هفته گذشته
گزارشی از آلودگی عجیب شهر کاشان منتشر کردیم و در آن علل این آلودگی مورد بررسی قرار گرفت. یکی از دلایل آلودگی این شهر
فعالیت کارخانه هاي فولادي بود. اما مساله احداث کارخانه سرب هم باعث نگرانی مردم شده بود. کارخانه اي که قرار بود سربش از جاي
دیگر تأمین شود و در کاشان به محصولات سربی برسد. اما دادستان عمومی و انقلاب کاشان به موقع وارد عمل شد و دستورات لازم براي

 
توقف تأسیس این کارخانه را صادر کرد. 

 
 

شهردار کرمان این هفته شگفتانه داشت. او در سامانه فهرست حقوق کارکنان شهرداري کرمان را منتشر کرد. پس از آن برخی از کارکنان
شهرداري تجمع اعتراضی برگزار کردند، اما او حالا به دنبال انتشار متن و مبلغ قرارداد هاي شهرداري است تا گام مهم دیگري در راستاي

 
شفافیت در مدیریت کشور بردارد. 

هپکو لاي منگنه مسئولان و تدابیرشان گیر کرده؛ از یک سو مسئولان دم از حمایت از هپکو می زنند، از سوي دیگر دستوراتی می دهند که
تولید در آن را متوقف می کند. حالا هم محتشمی پور، معاون وزیر صمت، طی نامه اي راهکار هایی براي واردات ماشین آلات معدنی ارائه
داده که در آن نقشی براي هپکو درنظر گرفته نشده است. درحالیکه به گفته قائم مقام مدیرعامل این شرکت، اگر هپکو از همه ظرفیتش براي

 
تولید استفاده کند، می تواند براي بیش از 5000 نفر را اشتغال ایجاد کند. 

 
بیشتر بخوانید: 

 
- شفافیت در شهرداري کرمان، الگویی براي سایر نهادها / چرا کارمندان کرمانی به انتشار حقوق هایشان اعتراض کردند؟ 

 
- دادستان عمومی و انقلاب کاشان از تأسیس کارخانه سرب جلوگیري کرد 

 
- سازوکار تکراري دولت براي ماشین آلات معدنی / معدن داران 20 درصد ارزش واردات را با هپکو معامله می کنند؟ 

 
- ایجاد 5000 شغل جدید درصورت حمایت از هپکو / ظرفیت سالانه 3000 ماشین آلات راه سازي در این شرکت وجود دارد 



نیم سال دوم، کم و بیش شروع شده و دانشگاه ها آموزش را شروع کرده اند. فضاي دانشگاهی آرام پیش می رود تا سال 1400 با همه فراز و
نشیب هایش به پایان برسد.



«مالیات بر عایدي سرمایه» قیمت ها را کاهش می دهد

منبع: ایبناشماره خبر:  254  |  تاریخ: 1400/11/22

مدیرعامل اسبق بانک صادرات گفت: مالیات برعایدي سرمایه به طور قطع از نوسانات قیمت جلوگیري می کند و کاهش قیمت در
بازارهاي مختلف را به همراه خواهد داشت.

مدیرعامل اسبق بانک صادرات گفت: مالیات برعایدي سرمایه
به طور قطع از نوسانات قیمت جلوگیري می کند و کاهش

 
قیمت در بازارهاي مختلف را به همراه خواهد داشت. 

بهاالدین حسینی هاشمی؛ اقتصاددان و مدیرعامل اسبق بانک
صادرات در گفت وگو با خبرنگار ایبِنا با اشاره به سیاست هاي
مالی دولت مبنی بر اخذ مالیات بر بعضی درآمدها و یا معافیت
ها براي تشویق به انجام برخی فعالیت هاي اقتصادي اظهار
کرد: اگر جهت گیري به سمتی باشد که براي فعالیت هاي
غیرتولیدي یا فعالیت هاي سوداگرانه ، واسطه گري و دلالی
مالیات وضع شود، تا حد بسیاري از سرمایه گذاري کاذب در

بازار غیرمولد کم خواهد کرد. چرا که بسیاري از افرادي که در فعالیت هاي واسطه گري و سوداگرایانه مشغول هستند، عملیات و فعالیت

 
هایشان ثبت و نقل و انتقال پولی آنها ردیابی نمی شود. 

وي ادامه داد: اگر تمام معاملات و مبادلات پولی در قالب تراکنش هاي بانکی انجام و ثبت شود تا داد و ستدها و نقل و انتقال ها قابل
پیگیري باشند و از چنین فعالیت هایی مالیات اخذ شود از جذابیت آنها کم خواهد شد. البته در حال حاضر بخش عمده اي هم تهاتري انجام

 
می شود و معاملات در هیچ جایی ثبت نمی شود. 

این اقتصاددان تاکید کرد: از سوي دیگر براي هدایت اعتبار به سمت تولید، باید مشوق هایی درنظر گرفت و معافیت و تخفیف مالیاتی و
حمایت هاي بانکی را ایجاد کرد تا ارزش افزوده بیشتري داشته باشد و افراد ترغیب شوند که در بخش تولید سرمایه گذاري کنند و بدانند که

 
قطعا سرمایه گذاري در بخش تولید منافع بیشتري برایشان خواهد داشت. 

به گفته حسینی هاشمی، هدایت اعتبارات بانک ها به سمت تولید نیز باید همراه با مشوق باشد و به گونه اي نباشد که براي بانک ها زیان ده
باشد. یعنی اینطور نباشد که بانک در بخش بازرگانی تسهیلات کوتاه مدت با سود بیشتر بدهد اما در بخش تولید تسهیلات بلند مدت با سود

 
کمتر اعطا کند. در این صورت بانک ها رغبتی نخواهند داشت به سمت تولید بروند. 

وي با تاکید بر اینکه مجموعه سیاست هاي پولی و مالی باید در راستاي حداکثر کردن رشد اقتصادي باشد که بتواند تولید ناخالص ملی
کشور را افزاش دهد و باعث اشتغال و خلق ثروت شود، تصریح کرد: مالیات برعایدي سرمایه به طور قطع از نوسانات قیمت جلوگیري می کند

 
و کاهش قیمت در بازارهاي مختلف را به همراه خواهد داشت. 

کارشناس ارشد پول و بانکداري گفت: وقتی در اقتصاد واسطه گري و دلالی وجود داشته باشد، یک محصول با قیمت تمام شده به دست
مصرف کننده نمی رسد و در مراحل مختلف شامل افزایش قیمت خواهد شد اما به طور قطع با وضع مالیات بر فعالیت هاي سوداگرایانه،



 
جذابیت این بازارها از بین می رود و سود حداقلی نصیبشان می شود. 

به گفته حسینی هاشمی ، هرچقدر سیستم مالیاتی شفاف تر و جامع و دقیق اجرایی شود، معاملات پنهان و سیاه و زیرپله اي به حداقل می
رسد که دست دلالان و سوداگران را از بازار کوتاه می کند. در این شرایط است که قیمت تمام شده کالا براي مصرف کننده نهایی کاهش می

 
یابد و ثبات پیدا خواهد کرد و در نهایت شاهد آرامش و تعادل در بازار خواهیم بود. 

او تاکید کرد: در صورت تصویب طرح مالیات بر عایدي سرمایه تحولی در اقتصاد رخ خواهد داد که در نتیجه باید این موضوع به سرعت
تعیین تکلیف شود. کشورهایی که با دریافت مالیات اقتصاد خود را اداره می کنند و تورم هاي آنچنانی به قشر با درآمد ثابت تحمیل نمی
کنند، از هرگونه فعالیتی که منجر به سوداگري می شود مالیات اخذ می کنند. مهم شناسایی و شناخت این نوع فعالیت ها و درآمدهاست که

 
در حال حاضر با توجه به سیستم الکترونیکی که در کشورمان وجود دارد قابل تحقق است. 

این اقتصاددان در پایان گفت: اخذ مالیات بر عایدي سرمایه باعث می شود نقدینگی در دست مردم کم شود و به درآمدهاي دولت اضافه شود
که در نهایت به ثبات بازارها نیز می انجامد. مهم تر از همه اینکه کسري بودجه دولت نیز تامین می شود و این در حالی است که وقتی دولت
کسري بودجه نداشته باشد، از بانک مرکزي اسقراض نمی کند و طبیعتا پایه پولی و نقدینگی نیز افزایش پیدا نخواهد کرد؛ ضمن اینکه سطح

عمومی قیمت ها نیز در این وضعیت کنترل می شود.



2 هزار و 733 زندانی آذربایجان غربی از ارفاق و تخفیف قانونی بهره مند شدند

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  255  |  تاریخ: 1400/11/22

رییس کل دادگستري آذربایجان غربی گفت: 2 هزار و 733 زندانی این استان از ارفاق و تخفیف قانونی نظیر مرخصی پایان حبس،
آزادي مشروط، استفاده از سامانه هاي الکترونیک، اعزام به مرخصی و دیگر موارد قانونی بهره مند شدند.

باشگاه خبرنگاران جوان ارومیه - ناصر عتباتی گفت: پایان
حبس 181 زندانی، آزادي مشروط 25 نفر، تعلیق 80 نفر،
برخورداري 2 هزار و 284 نفر از مرخصی، برخورداري 111 نفر
از اشتغال، موافقت با درخواست عفو 25 نفر، موافقت با تخفیف
مجازات یک نفر و موافقت با درخواست پابند 26 نفر از ارفاق

 
هایی است که ارائه شده است. 

این خدمات در راستاي بازدید 144 نفر قاضی از زندان هاي
آذربایجان غربی به مناسبت گرامیداشت دهه فجر صورت

 
گرفت. 

 
او گفت: همچنین در جریان این بازدید حکم آزادي 116 زندانی زندان مرکزي ارومیه به همراه یک شاخه گل به آن ها تقدیم و آزاد شدند. 

به گفته او: استفاده حداکثري از ظرفیت زندانیان براي اشتغال مورد تاکید است و اشتغال براي زندانی یعنی امید به آینده و بهترین راه حل
براي برگشت زندانی به جامعه است.



تخصیص 400 میلیارد تومان اعتبار براي طرح آبرسانی بن به بروجن

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  256  |  تاریخ: 1400/11/22

استاندار چهارمحال و بختیاري گفت: طرح آبرسانی بن به بروجن آب شرب نیمی از جمعیت استان را تامین می کند که به تازگی
400 میلیارد تومان اعتبار به آن اختصاص داده شده است.

باشگاه خبرنگاران جوان شهرکرد - غلامعلی حیدري پیگیري
تامین آب شرب پایدار را از مهمترین برنامه هاي خود برشمرد
و گفت: در همین راستا تلاش می شود طرح آبرسانی بن به

 
بروجن در زمان کوتاهی به بهره برداري برسد. 

طرح آبرسانی بن به بروجن آب شرب نیمی از جمعیت استان
را تامین می کند که به تازگی 400 میلیارد تومان اعتبار به آن

 
اختصاص داده شده. 

 
بیشتر بخوانید 

- در حوزه آب نیاز به عقلانیت و تدبیر در تصمیم گیري ها هستیم+تصاویر 700 طرح نیمه تمام در استان وجود دارد که از بین این طرح ها،

 
طرح هاي پیشران دسته بندي شده تا در سفر آتی رئیس جمهوري بتوان با تخصیص اعتبار مناسب آن ها را به بهره برداري برسانیم. 

بالا بودن نرخ بیکاري از مهمترین چالش هاي چهارمحال و بختیاري است که براي رفع این چالش راهکار هاي کوتاه، میان و بلندمدت

 
اشتغال پایدار در نظر گرفته شده است. 

تدوین طرح توسعه جهشی از دیگر برنامه هاي ما براي استان است که این طرح داراي سه ضلع اعتبارات دولتی، بخش خصوصی و بنیاد هاي

 
ملی است. 

به تازگی رئیس بنیاد مستضعفان به استان سفر کرد و قول توسعه کارخانه نساجی حجاب، توسعه گاوداري و توسعه کارخانه پاك پی و

 
بهنوش را داده است که فرصت خوبی براي استان به شمار می رود. 

همچنین به تازگی مقرر شده تا 800 میلیارد تومان از محل تهاتر نفت به باند دوم جاده چهارخطه بروجن به لردگان به ایذه تخصیص یابد که

 
با بهره برداري از این طرح مسیر فلات مرکزي به جنوب کشور 200 کیلومتر نزدیک تر می شود. 

 
به طرح راه آهن مبارکه به سفیددشت به شهرکرد نیز باید با دید ملی نگاه شود. 



محور دوم شهرکرد به شلمزار به کارون 4 و محور شهرکرد به صمصمامی به بازفت به اندیکا دیگر طرح هاي راهسازي استان است که مقرر
شده به آن سرعت داده شود.



بدهی هاي زیاد دولت به شرکت هاي بیمه تأمین اجتماعی/ در تنظیم بودجه 1401 به

''معیشت مردم'' توجه ویژه شد

منبع: تسنیمشماره خبر:  257  |  تاریخ: 1400/11/22

گروه استان ها- عضو فراکسیون کارگري مجلس گفت: با توجه به اینکه زنان نقش مادي و همسري دارند و شرایط کاري آنها در
واحدهاي تولیدي سخت است، ساعت کار کارگران زن و سرپرست خانوار باید کاهش یابد.

گروه استان ها- عضو فراکسیون کارگري مجلس گفت: با توجه
به اینکه زنان نقش مادي و همسري دارند و شرایط کاري آنها
در واحدهاي تولیدي سخت است، ساعت کار کارگران زن و

 
سرپرست خانوار باید کاهش یابد. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از قزوین، فاطمه محمدبیگی
شامگاه پنج شنبه در دیدار با مدیرکل جدید تأمین اجتماعی
استان قزوین که در دفتر این نماینده مجلس برگزار شد، با
بیان اینکه بیشتر جمعیت استان قزوین را خانواده هاي
کارگري شکل می دهد، اظهار داشت: بنابراین باید بیمارستان
هاي تأمین اجتماعی در شهرهایی مانند اقبالیه(سلطان آباد)،

 
الوند، محمدیه و مهرگان احداث کنیم تا از بار مشکلات درمانی روي دوش کارگران بکاهیم. 

وي با تأکید بر لزوم ارتقاي شاخص هاي ایمنی کار در استان قزوین اضافه کرد: یکی از مطالبات ما تبدیل قزوین به پایلوت توسعه طب کار و
توان بخشی در کشور است و از وزارت بهداشت و درمان خواسته ایم تا در حوزه طب کار و فیزیکی پژوهشکده و دانشکده در استان ما راه

 
اندازي کند. 

محمدبیگی پرداخت به موقع حق بیمه، سنوات و معوقات دستمزد را جزو مطالبات جامعه کارگري برشمرد و ادامه داد: در کنار این موضوعات
توجه به هزینه درمان و سلامت کارگران از اهمیت بالایی برخوردار است و از مسئولان استانی و ملی می خواهیم ضمن برگزاري جلسه با

 
نمایندگان کارگران براي اجراي طرح هاي رفاهی براي کارگران بازنشسته فکر جدي کنند. 

وي یادآور شد: تورم و گرانی بیش از حد در سالیان اخیر فشار سنگینی به معیشت کارگران و بازنشستگان کارگري آورده و به همین خاطر
تلاش مجلس یازدهم این است که طوري بودجه 1401 را تنظیم کند که نه معیشت مردم ضربه بخورد و نه کشور دچار کسري بودجه بیشتر

 
شود که خود این کسري موتور محرك افزایش تورم و فشارهاي معیشتی خواهد بود. 

 
لزوم استفاده از استارت آپ ها براي تحول در شرکت هاي بیمه تأمین اجتماعی 

عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس در بخش دیگري از سخنان خود از اجحاف کاري در حق کارگران زن انتقاد کرد و گفت: با توجه به
اینکه زنان نقش مادي و همسري دارند، در حال حاضر شرایط کاري آنها در واحدهاي تولیدي و صنعتی سخت است و به همین خاطر مطالبه

 
مهم ما این است که ساعت کار کارگران زن و سرپرست خانوار کاهش یابد. 



محمدبیگی همچنین به بدهی هاي زیاد دولت به شرکت هاي بیمه تأمین اجتماعی اشاره کرد و افزود: براي رهایی این شرکت هاي از وضع
اقتصادي ناگوارشان باید از توان شرکت هاي دانش بنیان و استارت آپ ها بهره بگیریم؛ چرا که شرکت هاي سنتی دیگر مانند گذشته

 
سوددهی و کارآیی ندارند و در عوض شرکت هاي دانش بنیان می توانند اقتصاد بیمه اي کشور را به سرعت متحول کنند. 

 
دوسوم قزوینی ها بیمه تأمین اجتماعی شدند 

مدیرکل تأمین اجتماعی استان قزوین هم در این جلسه با ذکر اینکه دوسوم مردم استان تحت پوشش بیمه اي این سازمان هستند، گفت: با
توجه به اینکه سازمان تأمین اجتماعی یک سازمان درآمد-هزینه اي به شمار می آید، بنابراین انتظار ما از مجلس این است که در جهت

 
تحقق تعهدات بیمه اي بیشتر از گذشته یاریگر ما باشد. 

حمید کوزه گرها اضافه کرد: در حال حاضر بسیاري از کارفرمایان با وجود کسب سود خوب از محل کار تولیدي و اقتصادي خود از پرداختن
حق بیمه کارفرمایی طفره می روند که به نظر می رسد باید ضمن حمایت از تولید تمهیدات قانونی براي جلوگیري از فرار تعهدات بیمه

 
کنندگان لحاظ شود. 

 
ادامه پیگیري تسنیم| آخرین وضعیت زنان کارگر در شهرستان دلفان؛ شناسایی 400 نفر و برگزاري دوره هاي توانمندسازي 

بازتاب گزارش تسنیم| واکنش رئیس جمهور به مشکلات "زنان کارگر" در لرستان/ دستور رئیسی به استاندار براي اشتغال "خاص" زنان

 
کارگر در دلفان + فیلم 

وي با اشاره به پیشنهاد دولت براي افزایش سن بازنشستگی در لایحه بودجه سال آینده ادامه داد: با چنین پیشنهادي به شدت مخالف

 
هستم؛ چرا که اجراي چنین طرحی نیاز به فرهنگ سازي دارد و باید براي آن پیوست اجتماعی تعریف شود. 

کوزه گرها یادآور شد: به باور بنده اگر چنین طرحی با آماده کردن مردم از قبل و به صورت پلکانی اجرا شود، تبعات اقتصادي کمتري براي ما
خواهد داشت و به همین منظور باید از رسانه ها کمک گرفت تا زمینه فرهنگی این طرح را ایجاد کنند.



جذب و تامین نیروي انسانی صنایع در هرمزگان از طریق استانداري انجام می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  258  |  تاریخ: 1400/11/22

بندرعباس- ایرنا- سرپرست معاونت توسعه مدیریت و منابع استانداري هرمزگان گفت: بر اساس پیگیري هاي صورت گرفته صنایع
استان نیازهاي خود در زمینه جذب و بکارگیري نیروي انسانی جدید را از طریق بانک اطلاعاتی متقاضیان اشتغال استانداري

هرمزگان تامین خواهند کرد.

بندرعباس- ایرنا- سرپرست معاونت توسعه مدیریت و منابع
استانداري هرمزگان گفت: بر اساس پیگیري هاي صورت
گرفته صنایع استان نیازهاي خود در زمینه جذب و بکارگیري
نیروي انسانی جدید را از طریق بانک اطلاعاتی متقاضیان

 
اشتغال استانداري هرمزگان تامین خواهند کرد. 

محسن خاکی پنجشنبه شب درنشستی در همین رابطه با
اعلام این خبر اظهار داشت: بکارگیري نیروهاي بومی یکی از
دغدغه هاي استاندار هرمزگان است و این مطالبه از سوي
استاندار به شکل پیشنهاد به هیات دولت ارائه شد که پیشنهاد

 
استاندار مورد تصویب قرار گرفت. 

خاکی نهاد افزود: متقاضیان اشتغال می توانند با مراجعه به سایت استانداري هرمزگان، از طریق بخش ثبت نام در سایت به نشانی

 
www.hormozgan.ir اطلاعات خود را وارد و درخواست خود را ثبت کنند. 

سرپرست معاونت توسعه مدیریت و منابع استانداري هرمزگان گفت: این اطلاعات از سوي استانداري هرمزگان در اختیار صنایع قرار می گیرد

 
و از این پس نیاز صنایع در زمینه جذب نیروي انسانی جدید از طریق افراد نام نویسی شده در این سامانه رفع می شود. 

 
برچسب ها 

 
- استانداري هرمزگان 

 
- اشتغال زایی 
- نیروي انسانی



سازمان خصوصی سازي پیگیر تخلفات در واگذاري شرکت فروشگاه هاي زنجیره اي

رفاه باشد

منبع: قم پرسشماره خبر:  259  |  تاریخ: 1400/11/22

به گزارش ایرنا، اوایل هفته جاري بود که «غلامرضا مرحبا» سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی از تفحص از نحوه
واگذاري فروشگاه هاي زنجیره اي رفاه در جلسه کمیسیون متبوع خود خبر داد که این موضوع مورد توجه افراد دغدغه مند جامعه

قرار گرفت. ...

به گزارش ایرنا، اوایل هفته جاري بود که «غلامرضا مرحبا» سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی از تفحص از نحوه
واگذاري فروشگاه هاي زنجیره اي رفاه در جلسه کمیسیون متبوع خود خبر داد که این موضوع مورد توجه افراد دغدغه مند جامعه قرار

 
گرفت. 

 
اکنون جامعه منتظر رسیدگی مجلس به این پرونده و بازگشت شرکت رفاه به بیت المال است. 

سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی امروز (چهارشنبه) در گفت وگو با خبرنگار ایرنا اظهار داشت: دولت نباید بنگاه داري

 
کند و این موضوع در اصل 44 قانون اساسی نیز مورد تاکید قرار گرفته است. 

مرحبا افزود: البته باید توجه داشت که در بحث واگذاري بنگاه هاي اقتصادي به بخش خصوصی باید استراترژي خاصی داشته باشیم، نه اینکه

 
بنگاه به قیمت مفت و رانتی واگذار شود. 

نماینده مردم آستارا تصریح کرد: روش واگذاري بنگاه ها در سال هاي گذشته فاجعه بود، در حالی که باید این واگذاري ها به افرادي که

 
اهلیت دارند و موجب افزایش بهره وري بنگاه و ایجاد اشتغال می شود انجام شود. 

وي یادآور شد: در سال هاي گذشته بنگاه هاي اقتصادي به نرخ تقریبا مفت و به صورت اقساط واگذار شد که خریداران با این شرایط نیز

 
حاضر به پرداخت مبلغ نشدند. 

سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس گفت: هم اکنون انتظار داریم استراتژي جامعی در واگذاري بنگاه هاي اقتصادي توسط سازمان

 
خصوصی سازي وجود داشته باشد و اهلیت افراد احصاء شود، نه اینکه واگذاري ها براساس روابط خانوادگی و دوستی باشد. 

وي تاکید کرد: از این پس مجلس شوراي اسلامی بر چگونگی واگذاري ها نظارت می کند و چنان چه تخلفی محرز شود با آنها برخورد می

 
شود. 

مرحبا درباره تحقیق و تفحص از واگذاري فروشگاه رفاه نیز گفت: مقرر شد که رییس سازمان خصوصی به صورت مستقیم این موضوع را

 
پیگیري کند. 

 
منبع : مهر 



آپلود عکس

 
قم پرس منتظر دریافت اخبار و پیام هاي هموطنان عزیز می باشد. 



شمول مالی پست بانک ایران در کشور به 54 درصد افزایش پیدا کرده است

منبع: رصد اقتصاديشماره خبر:  260  |  تاریخ: 1400/11/22

به گزارش رصد اقتصادي و به نقل از اداره کل روابط عمومی
پست بانک ایران: «بهزاد شیري» با تاکید بر اینکه اضافه شدن
یک درصد به شمول مالی در مناطق روستایی به یکباره اتفاق
نمی افتد، بلکه حاصل تلاش، برنامه ریزي مدیران و کارکنان
بانک است، افزود: در طرح «پست بانکی شو» همکاران ما
توانستند با مراجعه حضوري به منازل مردم در روستاها 650
هزار فقره حساب جدید افتتاح کنند که شمول مالی پست

 
بانک ایران را چهار درصد افزایش داد. 

مدیرعامل بانک با اشاره به اینکه توسعه شمول مالی بانک
همواره قطره چکانی ولی پیوسته بوده است، ادامه داد: امیدوارم با تلاش بیشتر 80 درصد جمعیت روستایی کشور به صورت مستقیم از

 
خدمات پست بانک ایران بهره مند شوند. 

دکتر شیري با بیان اینکه در حال حاضر نزدیک به 9 هزار نفر با فعالیت در باجه هاي بانکی روستایی داراي درآمد ثایت و پایدار هستند،
خاطرنشان کرد: در 33 ماه گذشته ، پنج برابر درآمد آنان افرایش پیدا کرده و به عبارت دیگر نزدیک به 500 درصد درآمد آنان افزایش پیدا
کرده است. به عبارت دیگر درآمد باجه هاي بانکی روستایی هر سال به طور متوسط تا 170 درصد افزایش داشته است و پایداري درآمد باعث

 
به وجود آمدن شغل با ثبات در محیط روستایی شده است. 

بالاترین مقام اجرایی بانک با تاکید بر اینکه به ازاي هر 100 نفر کارمند مستقیم بانک، 322 نفر اشتغال مستقیم در باجه هاي بانکی
روستایی ایجاد شده است، گفت: این مدل همکاري مطلوب بخش دولتی و خصوصی است که در ارتباط با هم، در یک همکاري تنگاتنگ برد-
برد همگام هستند و این همکاري تبعات و آثار جانبی هم به دنبال دارد و به عنوان «آثار اجتماعی خدمات» محسوب می شود که یکی از این

 
آثار، تامین مالی در روستاها است. 

وي با اشاره به ایجاد 52 هزار و 460 شغل از محل این تامین مالی در روستاها افزود: صرفه جویی11 هزار و 170 میلیون لیتري بنزین در

 
سال که بیش از 168 هزار میلیارد ریال در مصرف بهینه سوخت کشور تاثیر دارد یکی از ابن آثار اجتماعی خدمات است. 

دکتر شیري ادامه داد: محاسبات نشان می دهد که حضور پست بانک ایران در روستاها،  106 میلیون ساعت در سال، از حضور نیروي انسانی

 
براي انجام عملیات مالی در شهرها صرفه جویی می کند که معادل 11 هزار میلیارد ریال در مقیاس اقتصادي کشور است. 

مدیرعامل بانک با اشاره به اینکه در هر سال به طور متوسط 82 میلیون تراکنش بانکی از طریق ابزارهاي مالی یا باجه هاي بانکی روستایی

 
انجام می شود، گفت: که به عنوان آثار اجتماعی حضور پست بانک در اقتصاد ملی جایگاه ویژه اي داشته باشد. 

بالاترین مقام اجرایی بانک استفاده کنندگان از اینترنت و موبایل بانک پست بانک ایران در روستاها را بیش از دو میلیون و 200 هزار نفر
اعلام کرد و افزود: استفاده از این ابزارها علاوه بر اینکه دسترسی به خدمات بانکی را تسریع می کند، سواد الکترونیکی و شکاف دیجیتال
روستاها و شهرها را کم می کند که برنامه بانک نیز توسعه این بخش از خدمات است تا درصد شمولیت بانکداري الکترونیک در حوزه روستا

 
متناسب با نقاط شهري افزایش پیدا کند. 

دکتر شیري با بیان اینکه نگاه ما به ارائه خدمات بانکی علاوه بر دیدگاه کسب و کاري براي باجه هاي بانکی روستایی، توجه بیشتر مسئولیت
هاي اجتماعی در حوزه روستا است که از طریق باجه هاي بانکی روستایی اتفاق می افتد، گفت: وزیر ارتباطات و فناوري اطلاعات براي سال
آتی با پیشنهاد پست بانک ایران براي توسعه ابزارهاي پرداخت در روستاها، با استفاده از امکانات این وزارتخانه موافقت کرده است و دستورات



لازم به واحدهاي مربوط داده شده که با انجام این پیشنهاد، جهش دیگري در حوزه بانکداري الکترونیک در باجه هاي بانکی و کسب و

 
کارهاي روستایی اتفاق می افتد. 

بر اساس این گزارش، 605 پروژه پست بانک ایران با اعتباري بالغ بر دو هزار و 57 میلیارد ریال از محل اعتبارات بخش دولتی و خصوصی در
سراسر کشور با حضور مدیر عامل، اعضاي هیات مدیره و معاونین و مدیران امور و با حضور آنلاین مدیران استانی به مناسبت دهه مبارك

فجر و در آستانه چهل و سومین سالگرد انقلاب اسلامی افتتاح و مورد بهره برداري قرار گرفت.



سد آبریز؛ سیاستی آمایشی در بخش کشاورزي

منبع: کبنا نیوزشماره خبر:  261  |  تاریخ: 1400/11/22

  سد آبریز به پایداري آب در استان کمک خواهد کرد و به باعث تنظیم ورودي آب به پشت سد مارون و همچنین کنترل کننده
سیلاب هاي مخرب در حوزه آبریز مارون  خواهد شد. با تخصیص حق آبه از  این سد، بخش هاي زیادي از مشکلات کشاورزي و

تأمین آب آشامیدنی شهرهاي دهدشت، چرام و دیگر شهرهاي مجاور برطرف خواهد شد. در ...

کبنا ؛سید چمران موسوي - دکتري جغرافیا برنامه ریزي
شهري: از مهم ترین مشکلات و محرومیت هاي شهرستان
کهگیلویه می توان به پروژه هاي نیمه فعال آن در حوزه
کشاورزي اشاره کرد، که در صورت یکپارچه سازي زمین هاي
زراعی و تغییر مدل کشت، حتی با مقدار آب کم، می توان
بسیاري از مشکلات مردم منطقه و خصوصاً کشاورزان را حل

 
نمود. 

کهگیلویه با صد و شصت هزار جمعیت آنچنان در بند

 
محرومیت به سر می برد که، حتی بی نصیب از آب هاي روان خود است. 

سد مارون جلوي چشم هزاران کشاورز کهگیلویه اي نصیب مردم خوزستان می شود و متاسفانه کمترین تخصیصی در زمینه حقابه آن به این

 
شهرستان صورت نگرفته است. 

سدي که می توان گفت تنها دودش به چشم مردم کهگیلویه رفت و سالیانه جوانان زیادي را با بی رحمی تمام در کام خود می کشاند و طعم

 
تلخ مرگ را به این مردم هدیه کرده است. 

با توجه به اینکه حقابه سد مارون در هیچ کدام از بخش هاي کشاورزي، صنعتی و شرب به شهرستان کهگیلویه نرسیده است می توان با

 
احداث و بهره برداري بحق سد آبریزتحولی بزرگ در عرصه اشتغال در بخش کشاورزي ایجاد نمود. 

با توجه به نبود فعالیت هاي بزرگ صنعتی و از طرفی وجود ظرفیت هاي طبیعی مناسب جهت فعالیت بخش کشاورزي با توجه به نگاه

 
آمایشی، یکی از راه هاي خارج کردن این منطقه جغرافیایی از بن بست، و ایجاد اشتغال براي مردم، احداث سد مذکور است. 

صاحبنظران بر این باورند توزیع پایدار و عادلانه آب در حوضه آبریز مارون با توجه به توسعه اقتصادي و اجتماعی همواره چالشی اساسی بوده،

 
به همین دلیل قواعد تخصیص براي منابع با ارزش آب حوضه مارون نیازمند همراهی و همکاري مردم و متخصصان امر است. 

به باور کارشناسان، کم آبی بخش حوضه آبریز مارون در یک دهه اخیر خسارت هاي زیست محیطی، اقتصادي و اجتماعی زیادي برجاي
گذاشته است، که تنها راه حل آن را می توان مدیریت یکپارچه، جامع نگر و علمی دانست که باید با مشارکت منطقه اي و در سطح ملی

 
مورد توجه قرار گیرد. 

در دهه هاي گذشته جمعیت حوضه مارون (بالادست و پایین دست رودخانه) افزایش قابل توجهی داشته، بطوري که در نیم قرن اخیر

 
جمعیت این حوضه بیش از سه برابر شده و این افزایش جمعیت پیامدهاي مختلف اجتماعی و اقتصادي را به دنبال داشته است. 

روند رو به رشد جمعیت حوضه آبریز از یک سو و محدودیت منابع آب از سوي دیگر، موجب شده تا سرانه آب تجدیدپذیر حوضه به کمتر از
یک هزار متر مکعب (تنها کمی بالاتر از آستانه کمبود آب) کاهش یابد. این در حالی است که سرانه آب تجدیدپذیر کشور به کمتر از یک

 
هزار و 700 متر مکعب به ازاي هر نفر کاهش یافته است. 

کاهش شدید بارندگی و افت فاحش حجم آب مارون که در سال زراعی فعلی رقم خورده است، نیازمند برنامه ریزي جدي براي مدیریت این
منبع حیاتی می باشد؛ چرا که وضعیت پیش روي سال زراعی و همچنین سال هاي آینده مشخص نیست و نباید منابع آب به راحتی از دست



داده شود به همین خاطر اجراي برنامه هدفمند در مدیریت آب در همه دوره ها مهم است و باید این موضوع در سال هاي آبسالی و

 
خشکسالی همواره رعایت و به درستی و با اجرایی کردن حقوق بحق مردم کهگیلویه بزرگ صورت پذیرد. 

رودخانه مارون به عنوان محور اساسی توسعه انسانی در کهگیلویه، به دلیل فشار گسترده بخش هاي کشاورزي، صنایع و توسعه شهري، در
پایین دست خود (شهرستان بهبهان) عملاً از دسترسی مردم بالادست سد مارون بی نصیب مانده و منجر به بیکاري وحشتناك و افت بهره
برداري بخش کشاورزي شده است. حال با پیگیري هاي مستمر نماینده کهگیلویه بزرگ مجوزهاي لازم براي احداث سد آبریز گرفته شد و

 
بلاشک اجراي این سد تحول بزرگی را در این منطقه رقم خواهد زد. 

سد آبریز به پایداري آب در استان کمک خواهد کرد و به باعث تنظیم ورودي آب به پشت سد مارون و همچنین کنترل کننده سیلاب هاي
مخرب در حوزه آبریز مارون خواهد شد. با تخصیص حق آبه از این سد، بخش هاي زیادي از مشکلات کشاورزي و تأمین آب آشامیدنی
شهرهاي دهدشت، چرام و دیگر شهرهاي مجاور برطرف خواهد شد. در واقع این سد می تواند انقلابی در این خصوص ایجاد نماید و قریب به
سی هزار هکتار از اراضی زیر کشت زراعت آبی و باغات خواهد رفت. احداث این سد نویدبخش اشتغال در بخش کشاورزي و افزایش بیش از

 
محصولات استراتژیک کشاورزي را در پی خواهد بود. 

امیدواریم با توجه به پتانسیل هاي خوب شهرستان کهگیلویه در زمینه صنعت و کشاورزي و نیاز مبرم جوانان جویاي کار این شهرستان به
اشتغال و مطالعه نهایی این طرح، روند اجرایی و عملیاتی این سد هر چه زودتر صورت گیرد تا بتواند گام بلندي براي رهایی از محرومیت و

رسیدن به توسعه حداقلی برداشته شود.



کلنگ زنی بزرگترین مجتمع خدمات رفاهی و گردشگري کشور در
خوزستان

کلنگ زنی بزرگترین مجتمع خدمات رفاهی و گردشگري کشور در خوزستان

منبع: هما خوزستانشماره خبر:  262  |  تاریخ: 1400/11/22

بمتاسبت ایام االله دهه مبارکه فجر؛ کلنگ زنی بزرگترین مجتمع خدمات رفاهی و گردشگري کشور با سرمایه گذاري بخش خصوصی
در جاده اهواز- هفتکل به باغملک با حضور مسئولین استانی و محلی با شکوه خاصی برگزار شد. علی افراشته : این مجتمع متفاوت

ترین ، کامل ترین و بزرگترین مجتمع خدمات رفاهی و گردشگري در (...)

بمتاسبت ایام االله دهه مبارکه فجر؛ کلنگ زنی بزرگترین
مجتمع خدمات رفاهی و گردشگري کشور با سرمایه گذاري
بخش خصوصی در جاده اهواز- هفتکل به باغملک با حضور

مسئولین استانی و محلی با شکوه خاصی برگزار شد. علی افراشته : این مجتمع متفاوت ترین ، کامل ترین و بزرگترین مجتمع خدمات رفاهی

 
و گردشگري در (...) 

بمتاسبت ایام االله دهه مبارکه فجر؛ کلنگ زنی بزرگترین مجتمع خدمات رفاهی و گردشگري کشور با سرمایه گذاري بخش خصوصی در جاده

 
اهواز- هفتکل به باغملک با حضور مسئولین استانی و محلی با شکوه خاصی برگزار شد. 

 
علی افراشته : این مجتمع متفاوت ترین ، کامل ترین و بزرگترین مجتمع خدمات رفاهی و گردشگري در کشور خواهد شد 

سرمایه گذار بزرگترین مجتمع خدمات رفاهی و گردشگري کشور در آیین کلنگ زنی این مجتمع با تبریک بمناسبت فرا رسیدن ایام االله دهه
فجر در جمع خبرنگاران گفت : با احداث این مجتمع به جرات می توان گفت ، متفاوت ترین و کامل ترین و مدرن ترین خدمات رفاهی در

 
کشور احداث خواهد شد. 

به گزارش خبرنگار خبر فوري؛ علی افراشته گفت : اعتبار اولیه این طرح هزار میلیارد ریال تخمین زده شده که از محل سرمایه گذاري

 
شخصی تامین خواهد شد. 

این کارافرین خوزستانی با اشاره به بحث اشتغال زایی و تصویب طرح در شوراي اشتغال استان اظهار کرد : مجوز احداث این پروژه سال
گذشته به تصویب رسید و دستور ساخت آن را ماه گذشته از نهادهاي ذیربط اخذ کردیم. با احداث این مجمتع خدماتی ، رفاهی و گردشگري

 
براي 150 نفر به طور مستقیم و 250 نفر به طور غیر مستقیم شغل ایجاد خواهد شد. 

افزاشته با تقدیر از رویکرد حمایتی دولت آیت االله رییسی و استاندار خوزستان از سرمایه گذاران بومی ادامه داد : فاز دوم و سوم این پروژه

 
هم تا 250 نفر اشتغال زایی به طور مستقیم خواهد داشت. 

سرمایه گذار بزرگترین مجتمع خدمات رفاهی و گردشگري کشور ، اظهار داشت : این پروژه در 3 فاز مورد بهره برداري قرار می گیرد ، فاز
اول شامل ؛ یک جایگاه سوخت (پمپ بنزین) ، یک جایگاه CNG ، سرویس کاري ماشین و تعمیرگاه ، تعویض روغن ، پنچرگیري و خدمات

 
جاده اي مانند : سرویس بهداشتی ، نمازخانه می باشد . 

 
افراشته افزود : فازدوم شامل ؛ رستوران ها هستند که شامل رستوران سنتی و فرنگی می باشند . 

این کارآفرین با تقدیر از پیگیري هاي مستمر و دلسوزانه دکتر ورناصري نماینده مردم مسجدسلیمان؛ لالی؛ اندیکا و هفتکل در مجلس



شوراي اسلامی در جهت تسریع در روند صدور مجوزات لازم جهت احداث این پروژه ادامه داد : فاز سوم شامل ؛ باغ ویلاها می باشد که این

 
مجتمع را نسبت به سایر مجتمع هاي کشور متمایز می کند . 

 
وي تصریح کرد : فاز اول پروژه تا 22 بهمن ماه سال آینده به بهره برداري می رسد. 

سرمایه گذار بزرگترین مجتمع خدمات رفاهی و گردشگري کشور ، افزود : فاز دوم و سوم پروژه هم سال هاي آتی مورد بهره برداري قرار

 
خواهد گرفت. 

افراشته با اشاره به همکاري و همیاري مسئولین مربوطه در روند صدور مجوزات لازم جهت احداث این پروژه ، گفت : مسئولین محترم
استانی و محلی تمام همکاري ها را با ما داشتند و انتظار داریم تا زمان بهره برداري از این مجتمع مساعدت؛ رهنمودها و حمایت هاي خود را

 
دریغ نکنند. 

سرمایه گذار بزرگترین مجتمع خدمات رفاهی و گردشگري کشور در پایان با اشاره بحث اشتغال زایی تاکید کرد : بدلیل کمبود فرصت هاي
شغلی در منطقه هفتکل؛ هدفمان این بود که یک اشتغالزایی پایداري در منطقه جهت استفاده از نیروهاي خلاق؛ جوان و پاي کار ایجاد شود.

 
معاون اشتغال و کارآفرینی تعاون کار و رفاه اجتماعی استان خوزستان: ایجاد حتی یک شغل هم در جامعه ارزشمند است 

معاون اشتغال تعاون ؛ کار و رفاه اجتماعی استان خوزستان نیز در مراسم کلنگ زنی بزرگترین مجتمع خدمات رفاهی و گردشگري کشور
گفت: به دلیل آمار فزاینده نرخ بیکاري در کشور و بالتبع در استان خوزستان ؛ ایجاد حتی یک فرصت شغلی را در جامعه را باید مغتنم

 
شمرد. 

به گزارش پایگاه خبري خبر فوري؛ حسین نظري با اشاره به حمایت اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی در حوزه اشتغال و سرمایه گذاري با
تبریک بمناسبت فرا رسیدن ایام االله دهه مبارکه فجر گفت: هفتکل منطقه محروم اما داراي استعدادها و پتانسیل هاي بالقوه اي در حوزه
هاي مختلف بویژه گردشگري است و کلنگ زنی پروژه مجتمع بزرگ خدماتی، رفاهی و گردشگري در این منطقه که موجبات اشتغال زایی

 
بیش از 150 نفر به طور مستقیم را فراهم می آورد جاي تقدیر و تشکر دارد. 

معاون اشتغال و کارآفرینی تعاون کار و رفاه اجتماعی استان خوزستان با تقدیر از اقاي افراشته بدلیل سرمایه گذاري در این اقدام عام المنفعه
این اقدام را گامی در جهت اجراي عدالت شغلی و توسعه پایدار دانست و گفت: این پروژه از پروژه هاي بزرگ استان به شمار می رود و

 
امیدوارم با همت سرمایه گذار و حمایت مسئولان ذیربط در موعد مقرر به بهره برداري برسد. 

 
نظري تصریح کرد : با ارزش ترین بخش این طرح ایجاد اشتغال براي حداقل 150 نفر از جوانان این منطقه است. 

معاون اشتغال تعاون؛ کار و رفاه اجتماعی استان خوزستان با اشاره به نرخ بیکاري منطقه افزود : با توجه به این که منطقه ( هفتگل ) از لحاظ

 
بیکاري نرخ بالایی دارد ایجاد حتی یک شغل هم می تواند ، خیلی ارزشمند باشد 

این مقام مسئول افزود : دولت کریمه آیت االله رییسی در بودجه سال جاري و سال آینده اعتبارات خوبی را براي حمایت از اشتغال در نظر

 
گرفته است. 

نظري گفت : در اعتبارات بودجه 1400 ، بیش از هزار میلیارد تومان تسهیلات در نظر گرفته شده که بخشی از آن مربوط به حمایت از طرح

 
هایی در حوزه میراث فرهنگی ، گردشگري و صنایع دستی است. 



حسین نظري معاون اشتغال تعاون؛ کار و رفاه اجتماعی استان خوزستان ، با اشاره به تسهیلات در حوزه روستایی ، اظهار داشت : ما آمادگی

 
این را داریم که تسهیلات خوبی را به سرمایه گذار با سود و بهره پایین حدود 6 ٪ ارائه دهیم که جز تسهیلات ارزان قیمت ما می باشد. 

نظري با اشاره به بخشودگی بیمه کارفرمایی ادامه داد : در حوزه بخشودگی بیمه کارفرمایی ، بنا به درخواست کارآفرین؛ تعدادي از کارگران

 
شاغل در کارگاه ها و پروژه هاي اشتغال زا مورد بخشودگی قرار می گیرد. 

وي تاکید کرد : ما آمادگی داریم از اشتغال پایدار حمایت کنیم و این تسهیلات را به سمت ایجاد صنایع کوچک و پایین دستی و صنایع

 
تبدیلی در حوزه کشاورزي و دامداري سوق دهیم. 

معاون اشتغال تعاون؛ کار و رفاه اجتماعی استان خوزستان در پایان گفت : بدلیل استعدادهاي سرشار این منطقه در حوزه هاي گردشگري ما
آمادگی داریم که صنایع دستی و گردشگري و میراث فرهنگی را در این منطقه توسعه دهیم زمینه این کار فراهم است و این منطقه مردم با

 
استعداد و توانمندي دارد. 

 
فرماندار شهرستان هفتکل: حمایت از سرمایه گذاري در حوزه اشتغال اولویت دولت آیت االله رییسی است 

فرماندار هفتکل نیز در مراسم کلنگ زنی بزرگترین مجتمع خدمات رفاهی و گردشگري کشور با تبریک بمناسبت فرا رسیدن ایام االله دهه

 
مبارکه فجر گفت: یکی از مشکلات اساسی کشور بحث بیکاري و کمبود فرصت هاي شغلی است. 

به گزارش پایگاه خبري خبر فوري در خوزستان عبدالرحیم دمساز ، گفت : آنچه که امروز جوانان این مرز و بوم را آزار می دهد ، بحث

 
بیکاري و کمبود فرصت هاي شغلی است . 

 
وي تاکید کرد : بیکاري و کمبود فرصت هاي شغلی ، باعث تشدید آسیب هاي اجتماعی شده است . 

دمساز با اشاره به رویکرد دولت انقلابی و مردمی آیت االله رئیسی ، در حوزه حمایت از طرح هاي اشتغالزا در کشور اظهار داشت : یکی از
کارهاي دولت مردمی سیزدهم؛ حمایت از کارآفرین ها و سرمایه گذارانی خواهد بود که براي رفع بیکاري قدمی بردارند و سرمایه گذاري

 
کنند . 

فرماندار هفتکل با تقدیر از اقاي افراشته به دلیل سرمایه گذاري در احداث بزرگترین مجتمع خدماتی؛ رفاهی و گردشگري در منطقه هفتکل
تاکید کرد : مجموعه فرمانداري و دیگر ارگان و دستگاه هاي اجرایی از سرمایه گذاران و همه عزیزانی که حاضر می شوند ، سرمایه شخصی
خود را در جهت ایجاد اشتغال و رفع بیکاري پاي کار بیاورند و در این مسیر پرخیر و برکت گامی بردارند ، حمایت قاطع و ویژه خواهد کرد و

 
در این مسیر دست همه این عزیزان را به گرمی می فشاریم. 

این مقام مسئول ادامه داد : ان شااالله که هر چه زود تر این مجتمع شروع به کار کند و موجبات اشتغال جوانان شهر را فراهم کند و ما هم در

 
جهت تسریع در روند احداث این پروژه حمایت هاي لازم را به عمل خواهیم آورد. 

فرماندار شهرستان هفتکل یادآور شد : در بحث حمایت هاي دولتی ، تاکنون حمایت ها و مشوق ها از طرح هاي سرمایه گذاران داشتیم. در
این راستا در جهت اجرا و تکمیل پروژه ؛ زمین از طریق منابع طبیعی در اختیار سرمایه گذاران قرار می گیرد. همچنین با مدیر عاملان بانک
هاي استان هم صحبت کردیم تا هیچ گونه سقفی در بحث تسهیلات براي عزیزان جهت دریافت تسهیلات از بانک هاي استان نداشته باشیم .



فرماندار هفتکل ضمن تشکر و قدردانی از برگزار کنندگان این مراسم باشکوه افزود : تشکر می کنیم از عزیزانی که امروز این مراسم کلنگ
زنی را برگزار کردند و بخصوص از جناب آقاي افراشته سرمایه گذار محترم ، عزیزان هنرمند و عزیزانی که از سایر دستگاه هاي دولتی و

 
شهرهاي همجوار و فرستاده محترم دفتر نماینده مجلس شوراي اسلامی در این مراسم شرکت داشتند نیز نقدیر و تشکر میکنم . 

گفتنی است در این آیین مهندس امیري زاده ؛ رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان خوزستان ، حسین نظري ؛ معاون اشتغال و کارآفرینی
اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان خوزستان ، مهندس موسوي رئیس سرمایه گذاري میراث فرهنگی استان ؛ مهندس قاسمی معاونت

 
صنایع دستی میراث فرهنگی استان خوزستان ، فرماندار هفتکل، شهردار هفتکل ، فرماندهی سپاه هفتکل، 

رئیس سازمان تبلیغات اسلامی هفتگل ، فرمانده انتظامی هفتکل ، سران قبایل و بزرگان شهرستان هاي ایذه ، باغملک و هفتکل ؛ جمعی از
فرهیختگان؛ هنرمندان ؛ فعالان حوزه میراث فرهنگی و گردشگري و اصحاب رسانه حضور داشتند



هفت طرح تعاونی در ایلام با حضور معاون اول رئیس جمهور افتتاح شد

منبع: ایرناشماره خبر:  263  |  تاریخ: 1400/11/22

ایلام - ایرنا - هفت طرح تعاونی در ایلام بصورت ویدئوکنفرانس با حضور معاون اول رئیس جمهور به بهره برداري رسید.

ایلام - ایرنا - هفت طرح تعاونی در ایلام بصورت
ویدئوکنفرانس با حضور معاون اول رئیس جمهور به بهره

 
برداري رسید. 

به گزارش ایرنا، روابط عمومی تعاون، کار و رفاه اجتماعی ایلام
گفت: در یک برنامه متمرکز به صورت ویدئوکنفرانس از سراسر
کشور با حضور مخبر، معاون اول رئیس جمهور، سعید هژبري،
سرپرست معاونت امور عمرانی استاندار ایلام و پیري مدیر امور
تعاون اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی ایلام همزمان با

 
نهمین روز از دهه مبارك فجر 7 طرح تعاونی استان ایلام را افتتاح شد. 

مهدي مظفري اظهار داشت: این طرح ها شامل شرکت تعاونی نفیس بافت سراب باغ با تولید گلیم و تابلوفرش با اشتغال 27 نفر و سرمایه
گذاري 15 میلیارد ریال، شرکت تعاونی بهار پوش یاس با تولید انواع صنایع دستی و البسه با اشتغال زایی 5 نفر و سرمایه گذاري 2میلیارد و
500 میلیون ریال، شرکت تعاونی مسکن مهر مشاغل آزاد دهلران با احداث 72 واحد مسکونی زمینه اشتغال 67 نفر را با سرمایه گذاري 88

 
میلیارد ریال بودند. 

وي، افتتاح طرح شرکت تعاونی مسکن مهر مشاغل آزاد شماره 8 دهلران با احداث 24 واحد و اشتغال زایی 45 نفر با سرمایه گذاري 576
میلیارد ریال ، شرکت تعاونی مهد کودك نابغه هاي بهشت مهستان با پذیرش بیش از 100 کودك و اشتغال زایی 11 نفر با سرمایه گذاري 5
میلیارد و20 میلیون ریال و شرکت تعاونی خدمات بهداشتی درمانی و مرکز جراحی چشم با ارائه خدمات چشم پزشکی با سرمایه گذاري 10

 
میلیارد ریال و اشتغال زایی 5 نفر از جمله طرح هایی بودند که در این مراسم به بهره برداري رسیدند. 

 
برچسب ها 

 
- ایلام 

 
- افتتاح طرح 

- دهه فجر



اخبار خراسان جنوبی/ خراسان جنوبی پیشتاز در تهاترهاي بانکی و مالیاتی براي

توسعه راه ها

منبع: روزنامه بیرجند امروزشماره خبر:  264  |  تاریخ: 1400/11/22

خراسان جنوبی پیشتاز در تهاترهاي بانکی و مالیاتی براي توسعه راه ها مدیر کل راه و شهرسازي خراسان جنوبی گفت: استان در
زمینه استفاده از ماده 56 قانون الحاقی بودجه، تهاترهاي بانکی و مالیاتی براي پرداخت بدهی پیمانکاران از استان هاي پیشتار کشور

بوده است. به گزارش خبرگزاري فارس از بیرجند، «وحید داعی» ...

خراسان جنوبی پیشتاز در تهاترهاي بانکی و مالیاتی براي توسعه راه ها مدیر کل راه و شهرسازي خراسان جنوبی گفت: استان در زمینه

 
استفاده از ماده 56 قانون الحاقی بودجه، تهاترهاي بانکی و مالیاتی براي پرداخت بدهی پیمانکاران از استان هاي پیشتار کشور بوده است. 

 
 

به گزارش خبرگزاري فارس از بیرجند، «وحید داعی» مدیر کل راه و شهرسازي خراسان جنوبی امروز در جمع خبرنگاران اظهارداشت: تحول

 
و انقلابی در راه هاي مواصلاتی مرزي شرق کشور وقوع یافته است. 

 
وي افزود: قرارداد 590 کیلومتر با 2 هزار و 200 میلیارد تومان اعتبار در دست اجراست. 

مدیر کل راه و شهرسازي خراسان جنوبی تصریح کرد: این پروژه هاي مواصلاتی حدود 37 درصد پیشرفت فیزیکی داشته و 50 کیلومتر از

 
این میزان تا پایان سال زیر بار ترافیک می رود. 

 
وجود 17 هزار کیلومتر راه هاي اصلی و فرعی 

داعی گفت: مجموع راه هاي خراسان جنوبی 17 هزار و 160 کیلومتر بوده که شامل راه هاي اصلی، دوم، فرعی و روستایی می شود و 760

 
کیلومتر آن را راه دوم یا بزرگراه تشکیل می دهد. 

وي با بیان اینکه در سفر رئیس جمهور و وزیر راه و شهرسازي به استان، اعتبارات مناسبی به بخش راه تخصیص یافت، افزود: علاوه بر بودجه
تخصیص یافته، از ظرفیت هاي مالی ماده 56 براي تسهیلات و اعتبارات راه هاي استان استفاده شده و در زمینه تهاترهاي بانکی و مالیاتی

 
براي پرداخت بدهی پیمانکاران، خراسان جنوبی جزو استان هاي پیشتار به شمار می رود. 

 
ماهیرود؛ تنها مرز فعال در دوران کرونا 



مدیرکل راه و شهرسازي خراسان جنوبی پیرامون اقدامات انجام شده در حوزه مرزي گفت: این استان حدود 331 کیلومتر مرز مشترك با
افغانستان دارد که شامل چهار گذر مرزي در شهرستان زیرکوه معروف به یزدان، شهرستان درمیان معروف به گلورده، شهرستان سربیشه بنام

 
ماهیرود و شهرستان نهبندان به نام دوکوهانه می شود. 

داعی مرز ماهیرود را تنها مرز فعال در ایام کرونا اعلام کرد و افزود: این مرز از هاب هاي مهم و حیاتی در رونق ترانزیت و صادرات بوده که

 
استان را به فراه در افغانستان متصل می کند و گمرك نیز در این مرز مستقر است. 

 
وي ادامه داد: به دنبال تقویت راه هاي این مرز از «سربیشه» تا نقطه مرزي «ماهیرود» یا «میل 78» با وسعت 125 کیلومتر هستیم. 

 
استقرار پیمانکاران در 4 منطقه مرزي 

مدیرکل راه و شهرسازي خراسان جنوبی یادآور شد: در مسیر سربیشه تا ماهیرود تا سال 99 تنها 20 کیلومتر داراي پیمانکار بود و امروز

 
یعنی طی کمتر از یک سال و نیم، کل 125 کیلومتر پیمانکار دارد که تحول و انقلابی در حوزه مرزي خراسان جنوبی است. 

 
داعی تأکید کرد: اکنون در 4 قطعه مرزي پیمانکار مستقر بوده و تا الان توانستیم 30 کیلومتر آن را دو بانده کنیم. 

وي درباره حوزه برون مرزي خراسان جنوبی توضیح داد: مسافت مرزي از نقطه «میل 78» تا «فراه» افغانستان 117 کیلومتر و مسافت

 
ماهیرود تا قلعه کاه در افغانستان حدود 64 کیلومتر بوده که جاده آن از نظر کیفی باید بهسازي شود. 

 
رونق ترانزیت در کشور 

مدیرکل راه و شهرسازي خراسان جنوبی اظهار داشت: از قلعه کاه تا فراه هم در قالب دو قطعه مناقصه برگزار و پیمانکار مستقر شده و در

 
حال اجراي پروژه اي در در خاك افغانستان براي تقویت مرزها هستیم. 

 
داعی گفت: در مرز یزدان نیز تا محدوده حاجی آباد باند دوم اجرا و بازارچه نیز فعال شده است. 

وي عنوان کرد: تکمیل زیرساخت هاي مرزي و به دنبال آن رونق ترانزیت و جابجایی کالا به اقتصاد خراسان جنوبی، منطقه و کشور کمک

 
خواهد کرد. 

 
آغاز ساخت موسسه خدمات درمانی بسیجیان بیرجند 

 
ساخت سومین موسسه خدمات درمانی بسیجیان خراسان جنوبی در شمال شهر بیرجند آغاز شد. 

به گزارش خبرگزاري صدا و سیماي مرکز خراسان جنوبی ، مدیر موسسه خدمات درمانی بسیجیان استان گفت :  درمانگاه بسیجیان شمال

 
شهر بیرجند با عنوان موسسه درمان سردار شهید حاج قاسم سلیمانی به همت بنیاد تعاون بسیج ساخته می شود. 

علیرضا نقی زاده افزود : این درمانگاه در 5 طبقه با زیربناي 2400 متر مربع با برآورد اولیه دو میلیارد تومان به منظور خدمات رسانی به

 
بسیجیان و آحاد مردم ساخته خواهد شد. 

وي گفت : درمانگاه عمومی ، درمانگاه تخصصی ، آزمایشگاه ، دندانپزشکی ، رادیولوژي ، سونوگرافی ، فیزیوتراپی ، سلامتکده، و ... از جمله



 
خدمات پیش بینی شده در این بنا خواهد بود. 

نقی زاده افزود : تاکنون براي 3 هزار نفر از متقاضیان در شعب
موسسه خدمات درمانی بسیجیان بیمه تکمیلی ارائه شده است،
همچنین 300 زوج نابارور بسیجی با کمک هزینه 30 میلیون تومان
در قالب بیمه تکمیلی به مراکز ناباروري یزد و مشهد معرفی شده اند
و 230 هزار نفر از بسیجیان و آحاد مردم تاکنون از خدمات این

 
موسسه بهره مند شده اند. 

 راهیابی آثار مرشدان خراسان جنوبی به جشنواره مرشدان ایران

 
زمین 

 
آثار مرشدان خراسان جنوبی به دهمین دوره جشنواره مرشدان ایران زمین راه یافت. 

به گزارش خبرگزاري صدا و سیماي مرکز خراسان جنوبی ، مرحله بازبینی و داوري آثار مرشدان متقاضی کشور براي حضور در دهمین دوره

 
جشنواره مرشدان برتر ایران زمین برگزار شد. 

بر همین اساس هیئت انتخاب دهمین جشنواره مرشدان برتر ایران
زمین پس از بازبینی آثار ارسالی شرکت کنندگان در بخش مدرن
آثار  حبیب االله شاعرزاده، مسعود خسروي و محمدرضا حسن پور را

 
براي حضور در این جشنواره برگزیدند. 

دهمین جشنواره مرشدان برتر ایران زمین در حالی با هدف ارتقاي
سطح هنري و موسیقیایی و استفاده از نمونه ها و الگو هاي موجود
در هنر مرشدي برگزار می شود که در این دوره بیش از 85 اثر از

استان هاي گلستان، قزوین، تهران، همدان، لرستان، کرمانشاه، اصفهان، آذربایجان شرقی، بوشهر، سمنان، فارس، مازندران، خراسان رضوي،
زنجان، منطقه آزاد ارس، یزد، خراسان جنوبی و البرز به دبیرخانه این جشنواره مستقر در فدراسیون ورزش هاي زورخانه اي و کشتی پهلوانی

 
ارسال شده است. 

 
معرفی نفرات برتر مسابقات آزاد مهارتی خراسان جنوبی 

 
نفرات برتر مسابقات آزاد مهارتی در تراش سنگ هاي قیمتی و خراطی امروز در اختتامیه این مسابقات معرفی شدند. 

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز خراسان جنوبی ، مدیر کل آموزش فنی وحرفه اي خراسان جنوبی گفت: المپیاد آزاد مهارتی در رشته
هاي تراش سنگ هاي قیمتی و خراطی که به مناسب دهه فجر در
خراسان جنوبی به صورت کشوري از 19 بهمن ماه آغاز شده بود

 
امروز به پایان رسید. 

کامرانی فرد افزود : 25نفر در رشته خراطی و 15 نفر در رشته گوهر
تراشی و تراش سنگ هاي قیمتی از بین آموزش دیدگان و مهارت

 
آموزان مراکز آموزش فنی و حرفه اي در این المپیاد شرکت کردند. 

وي گفت : در این المپیاد 3 نفر در رشته گوهر تراشی و تراش سنگ
هاي قیمتی و 3 نفر در رشته خراطی رتبه هاي اول تا سوم را کسب



 
کردند. 

مدیر کل آموزش فنی وحرفه اي خراسان جنوبی همچنین گفت: المپیاد هاي آزاد مهارتی با هدف ارتباط مهارت آموختگان با بازار کار و

 
تبادل تحربیات حرفه آموزان اجرا می شود که منجر به کار آفرینی و پرورش نخبگان مهارتی خواهد شد. 

 
تجلیل از 12 معلم برتر خراسان جنوبی 

12 معلم خراسان جنوبی که در جشنواره هاي معلمان هنرمند، معلمان مؤلف و پرسش مهر حائز رتبه هاي برتر کشور شده بودند، تجلیل شد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیماي مرکز خراسان جنوبی ، مراسم تجلیل از این معلمان به دو صورت حضوري در سالن ایثارگران بیرجند

 
و مجازي از طریق شبکه شاد برگزار شد. 

معاون پرورشی و فرهنگی آموزش و پرورش خراسان جنوبی گفت :
جشنواره معلمان هنرمند در 48 رشته و 6 بخش براي شاغلان و 7
رشته براي بازنشستگان برگزار شد و ایجاد زمینه تحرك ، پویایی ،
شادابی و نشاط بیشتر معلمان از طریق رقابت هاي سازنده و تعالی
بخش توسعه و تعمیق فعالیت هاي جمعی و گروهی و جذب
حداکثري معلمان در فعالیت هاي فرهنگی، استفاده از ظرفیت
معلمان هنرمند در راستاي اهداف برنامه درس ملی و فعالیت هاي

 
تربیتی از اهداف برگزاري این جشنواره ها و مسابقات به شمار می رود. 

فرشید جعفري با اشاره به تغییر نام جشنواره معلمان مؤلف به «کتاب سال معلم» از امسال افزود : اولین جشنواره معلمان مولف پارسال به
صورت کشوري برگزار شد که در این جشنواره معلمانی که کتاب هاي تالیف شده داشتند، کتب خود را به دبیرخانه جشنواره ارسال کردند

 
که بعد از بازبینی و داوري آثار ارسال شده، نفرات برگزیده جشنواره انتخاب شدند. 

وي ترویج فرهنگ کتاب و کتابخوانی را مهمترین هدف جشنواره «معلمان مولف» دانست و گفت : ایجاد بانک اطلاعاتی از آثار فرهنگیانی که

 
در کار تالیف کتاب هستند، یکی دیگر از اهداف برگزاري این جشنواره است. 

به گفته جعفري ، فعال سازي ذهن دانش آموزان در ابتداي مهر ، آماده سازي دوباره ذهن دانش آموزان با فضاي درس و پژوهش بعد از 3
ماه ، افزایش ارتباط دانش آموزان بارئیس جمهور ، افزایش اعتماد به نفس دانش آموزان در ارائه نظرات خود و پرورش روحیه پرسش گري

 
دانش آموزان، افزایش توانایی نقد و تحلیل در دانش آموزان و کمک به معلمان نیز از مهم ترین اهداف پرسش مهر به شمار می رود. 

 
مشارکت 500 سوادآموز در مسابقه کتاب خوانی «ایران قوي، ایران سربلند» 

500 سوادآموز دوره انتقال خراسان جنوبی در مسابقه کتابخوانی ایران قوي ، ایران سربلند همزمان با برگزاري جشن هاي ملی فجر 1400

 
مشارکت کردند. 

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز خراسان جنوبی ، معاون سوادآموزي آموزش و پرورش استان گفت : به مناسبت دهه مبارك
فجر، مسابقه کتاب خوانی «ایران سربلند، ایران قوي»، به صورت همزمان در بیش از 60 حوزه، با رعایت شیوه نامه هاي بهداشتی و فاصله

 
گذاري اجتماعی براي سواد آموزان دوره انتقال برگزار شد. 

مرتضوي افزود : سازمان نهضت سواد آموزي با هدف توسعه و تقویت فرهنگ عمومی جامعه و ارتقاي سطح آگاهی براي مشارکت و نقش
آفرینی درفعالیت هاي اجتماعی در کنار آموزش سواد به مخاطبان برنامه هاي مختلف آموزشی، فرهنگی متنوعی متناسب با نیاز هاي روز



کشور اجرا می کند که مسابقه کتاب خوانی «ایران سر بلند، ایران قوي» یکی از این

 
برنامه ها است. 

وي ترویج فرهنگ مطالعه و کتاب خوانی در جامعه هدف، تقویت روحیه ي خود
باوري ملی و مشارکت مخاطبان در اجراي سیاست هاي کلان را ازدیگر اهداف این
مسابقه برشمرد و افزود: سواد آموزان خراسان جنوبی در سه سال اخیر، موفق به

 
کسب 10 رتبه برتر کشوردر مسابقات و جشنواره هاي مختلف شده اند. 

 
48 طرح مخابراتی در شهرستان فردوس افتتاح شد 

 بیرجند &– ایرنا &– 48 طرح مخابراتی شهرستان فردوس با

 
اعتبار 6 میلیارد و 400 میلیون تومان در نهمین روز دهه فجر افتتاح شد. 

به گزارش ایرنا از این تعداد، 20 طرح مربوط به توسعه شبکه انتقال، 10 طرح شامل توسعه تلفن ثابت، هشت طرح توسعه دیتا و سایر طرح

 
ها مربوط به توسعه شبکه فیبر نوري و اینترنت است. 

همچنین 2 طرح عمرانی و خدماتی با اعتبار هفت میلیارد و 400 میلیون تومان روز چهارشنبه با حضور مسوولان این شهرستان در فردوس

 
به بهره برداري رسید. 

طرح سنگ فرش خیابان کشاورز شهر اسلامیه که به صورت مشارکتی اجرا شد با اعتبار یک میلیارد تومان یکی از این طرح هاست که از این

 
میزان 450 میلیون تومان از محل خودیاري اهالی محله تامین شده است. 

 
دومین مرکز نظارت و پایش تصویري دانشگاه علوم پزشکی بیرجند نیز امروز با حضور سرپرست فرمانداري در شهرستان فردوس افتتاح شد. 

رییس شبکه بهداشت و درمان شهرستان فردوس گفت: با توجه به درخواست واحد حراست شبکه و موافقت دانشگاه علوم پزشکی بیرجند

 
درخصوص ایجاد مرکز پایش و کنترل تصویري، این مرکز با اعتباري بالغ بر 150 میلیون تومان احداث شد. 

 
احمد نگهبان افزود: این مرکز به صورت 24 ساعت قادر است تمامی تصاویر زنده بیمارستان ها و مراکز تابعه را پایش و کنترل کند. 

 
عملیات آماده سازي سایت نهضت ملی مسکن در بشرویه آغاز شد 



 بیرجند &– ایرنا &– عملیات آماده سازي سایت پنج هکتاري طرح
نهضت ملی مسکن در شهر ارسک همزمان با دهمین روز دهه فجر با حضور سرپرست معاونت هماهنگی امور عمرانی استانداري خراسان

 
جنوبی در شهرستان بشرویه آغاز شد. 

سرپرست معاونت هماهنگی امور عمرانی استانداري خراسان جنوبی روز پنجشنبه در مراسم کلنگ زنی عملیات آماده سازي سایت پنج

 
هکتاري طرح نهضت ملی مسکن شهر ارسک گفت: طرح نهضت ملی مسکن جزو پروژه هاي اساسی براي دولت است. 

علیرضا عباس زاده افزود: براساس آخرین تصمیمات شوراي مسکن مصوب شد بیش از 40 هزار واحد مسکونی در قالب این طرح در استان

 
احداث و تحویل متقاضیان شود. 

مدیرکل راه و شهرسازي خراسان جنوبی هم گفت: طرح نهضت ملی مسکن از اولویت هاي دولت است و سهمیه استان خراسان جنوبی در

 
این طرح بیش از 40 هزار واحد مسکونی بوده که 18 هزار واحد مسکن روستایی و 22 هزار واحد مسکن شهري است. 

وحید داعی افزود: اولین بار در شهر ارسک طرح هاي حمایتی مسکن اجرایی می شود و برنامه ریزي شده که در این سایت 120 مسکن

 
احداث شود. 

 
وي بیان کرد: در طرح نهضت ملی مسکن در شهر ارسک تاکنون 230 نفر ثبت نام کرده اند که در مرحله پالایش و بررسی قرار دارد. 

 
شهرستان بشرویه در 300 کیلومتري بیرجند داراي 2 بخش مرکزي و ارسک است. 

سرپرست معاونت هماهنگی امور عمرانی استانداري خراسان جنوبی در دهمین روز دهه فجر با سفر به بشرویه و سرایان، در مراسم بهره

 
برداري و کلنگ زنی پروژه هاي این 2 شهرستان شرکت می کند. 

در سفر عباس زاده به شهرستان بشرویه مجموعه گردشگري شهر آفتاب، پارك خطی زائر و کارخانه بسته بندي گوشت و طیور به بهره

 
برداري می رسد و عملیات گازرسانی به روستاي هنویه آغاز می شود. 

همچنین بهره برداري از دستگاه اکسیژن ساز بیمارستان امام علی (ع) و اصلاح و بازسازي شبکه توزیع آب و نیز آغاز عملیات اجرایی پروژه
هاي گازرسانی به سه واحد صنعتی و تولیدي، اجراي خط تقویتی (دوست آباد &– سرایان) و بازدید از کلینیک تخصصی بیمارستان امام

 
علی (ع) از برنامه هاي معاون استاندار در سفر به شهرستان سرایان است. 

همزمان با دهه فجر امسال افتتاح یا کلنگ زنی هزار و 522 پروژه مختلف با اعتبار و سرمایه گذاري 10 هزار و 948 میلیارد تومان در استان



 
خراسان جنوبی آغاز شد. 

 
از مجموع پروژه هاي دهه فجر، هزار و 284 پروژه با هزینه کرد هشت هزار و 525 میلیارد تومان قابل افتتاح بوده است. 

 
20 طرح برق رسانی در شهرستان بیرجند به بهره برداري رسید 

 بیرجند &– ایرنا &– 20 طرح برق رسانی با اعتبار 20 میلیارد

 
تومان همزمان با دهه فجر امسال در شهرستان بیرجند به بهره برداري رسید. 

به گزارش ایرنا آیین بهره برداري همزمان از این طرح ها روز پنجشنبه در دهمین روز دهه فجر با حضور سرپرست فرمانداري بیرجند و

 
شماري از مدیران استانی در روستاي حاجی آباد بیرجند برگزار شد. 

این طرح به نمایندگی از 20 طرح دیگر با اعتبار 2 میلیارد و 200 میلیون تومان به منظور بهینه سازي بلوار امام رضا (ع)، جابه جایی تیرهاي

 
برق و تقویت فشار شبکه برق این روستا اجرا و بهره برداري شد. 

20 طرح برق رسانی در شهرستان بیرجند که به طور همزمان افتتاح شد شامل احداث 16 کیلومتر شبکه فشار متوسط هوایی، 23 کیلومتر

 
شبکه فشار ضعیف هوایی و 64 پست توزیع هوایی بوده که با اعتبار 20 میلیارد تومان زمینه بهره مندي پنج هزار خانوار را فراهم کرده است. 

همچنین با افتتاح طرح هاي بخش آب و فاضلاب در شهرستان بیرجند 13 هزار نفر از خدمات ارایه شده بهره مند شده اند که طرح آبرسانی
به روستاهاي حاشیه شهر بیرجند شامل روستاهاي تگ آرگینی، کاسه سنگی، چهار پایین و چهار بالا از مهمترین این طرح ها با اعتبار سه

 
میلیارد و 600 میلیون تومان است. 

 
طرح آبرسانی به روستاي تگ آرگینی شهرستان بیرجند امروز به نمایندگی از سایر روستاها به بهره برداري رسید. 

اجراي 10 کیلومتر شبکه فرعی و اصلی فاضلاب در مناطق شمال، جنوب و جنوب شرق بیرجند با اعتبار 12 میلیارد تومان، احداث مخزن
200 متر مکعبی، اجراي 2 هزار و 300 متر خط انتقال و اجراي سه هزار و 200 متر شبکه توزیع آب، اجراي 12 کیلومتر اصلاح و بازسازي

 
شبکه آب فرسوده از دیگر طرح هایی است که اجرا و افتتاح شد. 

بهره برداري از 21 کیلومتر توسعه شبکه آب شرب شهرستان بیرجند با اعتبار هفت میلیارد و 350 میلیون تومان، نصب شیر فشار شکن با
اعتبار 450 میلیون تومان و 2 مخزن 50 متر مکعبی در روستاي گزیک و گوشک آباد بیرجند از دیگر طرح هاي آب و فاضلاب این شهرستان



 
در دهه فجر امسال است. 

اعتبار کل طرح هاي قابل افتتاح آب و فاضلاب شهرستان بیرجند در دهه فجر امسال بیش از 30 میلیارد تومان بوده که زمینه بهره مندي

 
13 هزار نفر را فراهم کرده است. 

 
خراسان جنوبی به مرکزیت بیرجند 11 شهرستان دارد. 

 
بهره مندي 13 هزار نفر از افتتاح طرح هاي آب و فاضلاب در بیرجند 

 بیرجند &– ایرنا &– مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب خراسان
جنوبی گفت: 13 هزار نفر با بهره برداري از پروژه هاي آب و فاضلاب در شهرستان بیرجند با هزینه کرد 30 میلیارد تومان اعتبار بهره مند

 
شده اند. 

حسین امامی روز پنجشنبه در آیین بهره برداري همزمان از پروژه هاي آب و فاضلاب شهرستان بیرجند که در دهمین روز دهه فجر برگزار
شد، افزود: مجموعه پروژه هایی که امروز با بیش از 30 میلیارد تومان اعتبار افتتاح شد، 13 هزار نفر را از آب شرب سالم بهره مند کرد و

 
انتظار داریم مردم نهایت صرفه جویی در مصرف را رعایت کنند. 

وي گفت: طرح آبرسانی به روستاهاي حاشیه شهر بیرجند شامل روستاهاي تگ آرگینی، کاسه سنگی، چهار پایین و چهار بالا از مهمترین

 
این طرح ها با اعتبار سه میلیارد و 600 میلیون تومان است. 

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب خراسان جنوبی ادامه داد: با توجه به اهمیت تحقق عدالت در توزیع خدمات طبق برنامه ریزي هاي صورت

 
گرفته تمامی روستاهاي بالاي 20 خانوار استان تا پایان سال 1401 از آب سالم و پایدار برخوردار می شوند. 

وي گفت: ارتقاي مخازن آب در تمامی روستاهایی که تنش آبی دارند در دست بررسی قرار گرفته است که امیدواریم در بخش آب شرب در

 
چشم انداز کوتاهی دغدغه ها برطرف شود و پیش بینی می کنیم در بیرجند تا پایان سال مالی جاري 20 روستاي دیگر آبرسانی شود. 

امامی بیان کرد: در 2 روز گذشته شاهد کلنگ زنی پروژه هاي آبرسانی روستایی با محوریت محرومیت زدایی در استان بودیم که با مشارکت

 
قرارگاه امام حسن مجتبی (ع) اجرا می شود. 

وي افزود: متاسفانه 30 درصد خطوط انتقال آب شهري و 40 درصد روستایی هدر رفت دارند که امیدواریم با تامین اعتبار و اقدام جهادي



 
بخش قابل توجهی از این مشکل نیز رفع شود. 

طرح آبرسانی به روستاي تگ آرگینی شهرستان بیرجند امروز به نمایندگی از سایر طرح ها با حضور سرپرست فرمانداري بیرجند، مدیرعامل

 
شرکت آب و فاضلاب خراسان جنوبی و جمعی از مسوولان به بهره برداري رسید. 

اجراي 10 کیلومتر شبکه فرعی و اصلی فاضلاب در مناطق شمال، جنوب و جنوب شرق بیرجند با اعتبار 12 میلیارد تومان، احداث مخزن
200 متر مکعبی، اجراي 2 هزار و 300 متر خط انتقال و اجراي سه هزار و 200 متر شبکه توزیع آب، اجراي 12 کیلومتر اصلاح و بازسازي

 
شبکه آب فرسوده از دیگر طرح هایی است که اجرا و افتتاح شد. 

بهره برداري از 21 کیلومتر توسعه شبکه آب شرب شهرستان بیرجند با اعتبار هفت میلیارد و 350 میلیون تومان، نصب شیر فشار شکن با
اعتبار 450 میلیون تومان و 2 مخزن 50 متر مکعبی در روستاي گزیک و گوشک آباد بیرجند از دیگر طرح هاي آب و فاضلاب این شهرستان

 
در دهه فجر امسال است. 

 
همزمان با دهمین روز دهه فجر 20 طرح برق رسانی نیز با اعتبار 20 میلیارد تومان در شهرستان بیرجند به بهره برداري رسید. 

آیین بهره برداري همزمان از طرح هاي برق رسانی امروز با حضور سرپرست فرمانداري بیرجند و شماري از مدیران استانی در روستاي حاجی

 
آباد بیرجند برگزار شد. 

 
خراسان جنوبی به مرکزیت بیرجند 11 شهرستان دارد. 

 
279 پروژه عمرانی در شهرستان بیرجند افتتاح یا عملیاتی شد 

 بیرجند &– ایرنا &– سرپرست فرمانداري بیرجند گفت: همزمان با

 
دهه فجر امسال 279 پروژه عمرانی و زیربنایی در این شهرستان به بهره برداري رسید یا عملیات اجرایی آنها آغاز شد. 

علی فاضلی فرد روز پنجشنبه در آیین افتتاح پروژه هاي عمرانی حوزه برق و آبرسانی شهرستان بیرجند که در دهمین روز دهه فجر برگزار

 
شد، افزود: از این تعداد 227 پروژه افتتاح و 52 پروژه کلنگ زنی شد. 

وي گفت: از پروژه هاي افتتاح شده، 95 پروژه در مناطق شهري و 132 پروژه در مناطق روستایی با اعتبار 947 میلیارد تومان به بهره برداري

 
رسید و مجموع اعتبارات پیش بینی شده براي پروژه هاي کلنگ زنی شده 978 میلیارد تومان بوده است. 



سرپرست فرمانداري بیرجند افتتاح طرح هاي عمرانی در سراسر استان و کشور را از برکات انقلاب اسلامی دانست و ادامه داد: امام خمینی

 
(ره) مردم را به خوبی شناخت و اگر صحبت از مردم می کرد از سر تشریفات نبود چون مردم را باور داشت. 

وي گفت: امام راحل از عقلانیت مردم به خوبی استفاده کرد، کارکرد اجتماعی آن را به رخ دنیا کشید و ثابت کرد که دین می تواند انقلاب و

 
نظام برآمده از آن را اداره کند. 

فاضلی فرد تصریح کرد: در دوران خفقان ستم شاهی که کسی جرات انتقاد نداشت، ملت ایران به پا خاست و امروز عزت ایرانی زبانزد خاص و

 
عام است. 

وي افزود: محمدرضا پهلوي گاو شیردهی بود که همه ایادي استکباري سر در آخور داشتند و سفیرهاي کشورهاي بیگانه از حقوق همین

 
مردم حق توحش می گرفتند اما امروز جمهوري اسلامی ایران به برکت پایمردي این مردم و دانش بومی و اعتماد، مقتدر است. 

سرپرست فرمانداري بیرجند گفت: امروز اگر ایرانی افتخار دارد به دلیل قدرت بازدارندگی است و همه را به زانو درآورده لذا ابرقدرت ها از
ایران حساب می برند و اگر می توانستند کاري بکنند تا الان انجام می دادند همان طور که در 43 سال انواع جنایات را پیش بردند اما موفق

 
نبودند. 

وي افزود: دشمن فهمیده است که فشار حداکثري هم راه به جایی نمی برد به همین خاطر فرهنگ را مد نظر قرار داده و سنگر خود را به

 
منازل ما آورده است که باید هوشیار باشیم. 

فاضلی فرد اظهار داشت: امروز دشمن در حال زوال است و روز به روز بر قدرت ایران اسلامی افزوده می شود که امیدواریم به جایی برسیم

 
که شاهد تشکیل تمدن جهانی اسلامی در دنیا باشیم و به همان سمت پیش می رویم. 

وي گفت: همه این نعمات به برکت انقلاب اسلامی است و مردم مالک انقلاب و ما خدمت گزار مردم هستیم که از افتخارات دولت مردمی

 
است. 

سرپرست فرمانداري بیرجند با اشاره به اجرا و افتتاح طرح هاي آبرسانی افزود: خدمات رسانی در مناطق کوهستانی بسیار سخت می شود و با

 
توجه به خشکسالی هاي مکرر و محدودیت شدید منابع آبی امیدواریم فرهنگ استفاده بهینه از منابع مد نظر مردم انقلابی باشد. 

 
امروز همزمان با دهمین روز دهه فجر 20 طرح برق رسانی با اعتبار 20 میلیارد تومان در شهرستان بیرجند به بهره برداري رسید. 

آیین بهره برداري همزمان از این طرح ها با حضور سرپرست فرمانداري بیرجند و شماري از مدیران استانی در روستاي حاجی آباد بیرجند

 
برگزار شد. 

همچنین با افتتاح طرح هاي آب و فاضلاب با اعتبار بیش از 30 میلیارد تومان در شهرستان بیرجند 13 هزار نفر از خدمات ارایه شده بهره
مند شده اند که طرح آبرسانی به روستاهاي حاشیه شهر بیرجند شامل روستاهاي تگ آرگینی، کاسه سنگی، چهار پایین و چهار بالا از

 
مهمترین این طرح ها با اعتبار سه میلیارد و 600 میلیون تومان است. 

 
طرح آبرسانی به روستاي تگ آرگینی شهرستان بیرجند امروز به نمایندگی از سایر طرح ها به بهره برداري رسید. 

 
خراسان جنوبی به مرکزیت بیرجند 11 شهرستان دارد. 



 
15 طرح عمرانی در شهرستان زیرکوه افتتاح شد 

 بیرجند &– ایرنا &– 15 طرح عمرانی و خدماتی در دهمین روز

 
دهه فجر با حضور معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار خراسان جنوبی در شهرستان زیرکوه به بهره برداري رسید. 

سرپرست فرمانداري زیرکوه روز پنجشنبه در آیین افتتاح این طرح ها که با حضور نماینده مردم قاینات و زیرکوه در مجلس شوراي اسلامی،

 
امام جمعه زیرکوه و جمعی از مسوولان برگزار شد، اظهار داشت: بیش از 45 هزار نفر از مزایاي این طرح ها برخوردار شدند. 

محمدرضا غیرتی افزود: سیستم آبیاري کم فشار چاه شهید چمران روستاي مرزي بارنجگان به نمایندگی از هشت طرح بخش کشاورزي

 
شهرستان زیرکوه با اعتبار بالغ بر 864 میلیون تومان افتتاح شد که 45 خانوار از مزایاي آن برخوردار شدند. 

وي بیان کرد: همچنین دستگاه اکسیژن ساز مرکزي 600 لیتري بیمارستان کوثر شهر حاجی آباد با اعتبار سه میلیارد تومان از دیگر طرح

 
هاي شاخصی بود که امروز افتتاح شد. 

سرپرست فرمانداري زیرکوه افتتاح سالن چندمنظوره شهر آبیز با اعتبار یک میلیارد تومان، چند طرح عمرانی شهرداري آبیز با اعتبار 2
میلیارد تومان و افتتاح ایستگاه مخابراتی و ارتقاي سایت اینترنتی روستاي اسفاد با اعتبار 2 میلیارد و 500 میلیون تومان را از دیگر طرح

 
هاي شاخص ذکر کرد که همزمان با دهمین روز دهه فجر در شهرستان مرزي زیرکوه به بهره برداري رسید. 

غبارروبی و عطرافشانی گلزار مطهر شهداي روستاي شاهرخت و دیدار با امام جمعه شهر حاجی آباد از دیگر برنامه هاي معاون سیاسی،

 
امنیتی و اجتماعی استاندار خراسان جنوبی و نماینده مردم قاینات و زیرکوه در مجلس شوراي اسلامی در دهمین روز دهه فجر بود. 

خراسان جنوبی 11 شهرستان دارد و شهر حاجی آباد مرکز شهرستان زیرکوه در فاصله 158 کیلومتري بیرجند و مجاورت کشور افغانستان

 
است. 

 
تداوم نهضت خدمت مومنانه در خراسان جنوبی همزمان با دهه فجر 



 بیرجند &– ایرنا &– بیش از 30 هزار بسته معیشتی و خدمت

 
مختلف در قالب هشتمین مرحله نهضت خدمت مومنانه در خراسان جنوبی به نیازمندان و اقشار کم برخوردار ارائه شد. 

معاون هماهنگ کننده سپاه انصارالرضا (ع) خراسان جنوبی روز پنجشنبه در آیین رزمایش نهضت خدمت مومنانه در بیرجند گفت: هشتمین

 
مرحله نهضت کمک هاي مومنانه از 18 دي ماه آغاز شد و تا 22 بهمن ادامه دارد. 

سرهنگ پاسدار رضا هزاري اظهار داشت: در قالب هشتمین مرحله نهضت خدمت مومنانه و به برکت دهه فجر بیش از 30 هزار بسته کمک
معیشتی و خدمت مومنانه در قالب هاي مختلف از جمله لوازم التحریر، بسته هاي غذایی و بهداشتی به همت بسیج، نهادها و دستگاه هاي

 
اجرایی خراسان جنوبی بین نیازمندان توزیع شده است. 

وي افزود: علاوه بر توزیع بسته هاي حمایتی، خدمت مومنانه نیز در قالب هاي مختلف از جمله توزیع جهیزیه، مرمت و بازسازي خانه هاي

 
محرومان و آزادسازي زندانیان به همت بسیج، خیرین و دستگاه هاي اجرایی ارائه شده است. 

معاون هماهنگ کننده سپاه انصارالرضا (ع) خراسان جنوبی گفت: از مجموع 30 هزار بسته خدمت مومنانه که دهه فجر امسال در این استان

 
توزیع شده، 11 هزار بسته به همت مجموعه بسیج و سپاه فراهم شده است. 

وي اظهار داشت: امسال مردم، خیرین و دستگاه هاي اجرایی خراسان جنوبی کمک هاي قابل توجهی در ارتباط با نهضت کمک هاي مومنانه

 
به محرومان و خانواده هاي کم برخوردار داشتند که با توجه به مشکلات اقصادي موجود در جامعه باید این راه را با قوت ادامه دهیم. 

سرهنگ هزاري افزود: از ابتداي امسال تاکنون بیش از 316 میلیارد تومان کمک مومنانه توسط دستگاه هاي اجرایی و نهادهاي انقلابی،

 
خیرین، نیروهاي نظامی و انتظامی و مجموعه بسیج جمع آوري و بین نیازمندان توزیع شده است. 

 
آزمایشگاه تخصصی جهاد دانشگاهی در شهر قاین افتتاح شد 



 بیرجند &– ایرنا &– آزمایشگاه تخصصی تشخیص طبی جهاد
دانشگاهی با اعتبار 6 میلیارد تومان در دهمین روز دهه فجر با حضور معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار خراسان جنوبی در شهر

 
قاین افتتاح شد. 

به گزارش ایرنا معاون استاندار خراسان جنوبی که روز پنجشنبه براي افتتاح طرح هاي عمرانی زیرکوه و قاینات به این 2 شهرستان سفر کرد،

 
این طرح را در شهرستان قاینات افتتاح کرد و براي 11 نفر در شهر قاین اشتغال ایجاد شد. 

سرپرست فرمانداري قاینات گفت: امروز همزمان با دهمین روز دهه فجر بهره بردادي رسمی از پنج طرح عمرانی و خدماتی با اعتبار 17

 
میلیارد و 840 میلیون تومان در این شهرستان آغاز شد. 

حمیدرضا برات زاده افزود: طرح آبرسانی به روستاي گردتیغ از محل مجتمع آبرسانی گرماب یکی از این طرح هاست که با اعتبار 4 میلیارد و

 
500 میلیون تومان به بهره برداري رسید. 

 
وي اظهار داشت: با بهره برداري از این پروژه 30 خانوار از آب آشامیدنی سالم و بهداشتی بهره مند شدند. 

سرپرست فرمانداري قاینات گفت: دبستان 6 کلاسه شهید عبداالله نژاد روستاي شاهیک نیز با حضور معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی
استاندار خراسان جنوبی و نماینده مردم قاینات و زیرکوه در مجلس شوراي اسلامی و با اعتبار بالغ بر 2 میلیارد و 500 میلیون تومان افتتاح

 
شد. 

وي افزود: همچنین پروژه هاي دهیاري روستاي بیهود شامل اجراي جدول گذاري و بهسازي معابر با اعتبار 2 میلیارد و 840 میلیون تومان

 
و اقامتگاه بوم گردي این روستا به بهره برداري رسید. 

 
خراسان جنوبی رتبه چهارم کشور را در میزان تصادفات دارد 20 بهمن 1400 &– 13:09 اخبار استانها  اخبار خراسان جنوبی  

 
  



 
 

مدیرکل پزشکی قانونی خراسان جنوبی گفت: استان رتبه 4 کشور در زمینه میزان تصادفات را دارد. محمدعلی توکلی در نشست خبري

 
اظهار داشت: طی 10 ماهه امسال 12 هزار و 866 معاینه بالینی انجام شده که نسبت به سال گذشته 16 درصد افزایش داشته است. 

وي با بیان اینکه در این مدت بیشترین مراجعه به دلیل نزاع و تصادف بوده است گفت: خراسان جنوبی از لحاظ تشکیل پرونده هاي معاینات

 
بالینی رتبه 26 کشور را دارد. 

مدیرکل پزشکی قانونی خراسان جنوبی افزود: در 10 ماهه امسال 3 هزار و 635 نزاع در استان ثبت شده که نسبت به سال گذشته 3 درصد

 
افزایش داشته و شهرهاي بیرجند، قاین و طبس بالاترین نزاع را ثبت کردند. 

توکلی با بیان اینکه خراسان جنوبی دهمین استان کشور از لحاظ نزاع است تصریح کرد: شهرهاي بیرجند، طبس و قاین تصادفات بیشتري

 
در این مدت داشتند و متوفیان تصادفات نیز 237 نفر بوده که نسبت به مدت مشابه سال قبل 20 درصد افزایش داشته است. 

وي با بیان اینکه خراسان جنوبی رتبه 4 کشور در زمینه میزان تصادفات را دارد بیان کرد: 471 جسد به پزشکی قانونی استان ارجاع شده که

 
افزایش 20 درصدي را داشته است و علل بسیاري از فوتی ها تصادفات و بیماري هاي قلبی و عروقی بوده است. 

مدیرکل پزشکی قانونی خراسان جنوبی بیان کرد: از ابتداي سال جاري نیز 86 مورد معاینات سقط درمانی انجام شده که به 50 مورد مجوز

 
سقط داده شده و این سقط درمانی 15 درصد کاهش داشته است. 

توکلی با اشاره به کمیسیون هاي پزشکی قانونی گفت: 69 مورد کمیسیون پزشکی انجام شده که از این تعداد 35 مورد مربوط به قصور

 
پزشکی است و 25 پزشک محکوم و 10 پزشک تبرئه شدند. 

وي با بیان اینکه خراسان جنوبی از لحاظ جرم و جنایت استان آرام و بی حاشیه است افزود: در استان کمبود پزشک نداریم اما معضلی به نام

 
وسعت و پهناوري است که براي هر نقطه باید یک پزشک داشته باشیم و امروز همه شهرها جز خوسف پزشک مستقل دارد. 

 
جهاد دانشگاهی و خدمتی از جنس پزشکی 



 ایسنا/خراسان جنوبی رئیس جهاددانشگاهی خراسان جنوبی گفت:

 
بخش قابل توجهی از خدماتی که جهاددانشگاهی ارائه می دهد در حوزه پزشکی و در زمینه هاي تشخیصی و درمانی است. 

جلال الدین صادقی، امروز پنج شنبه 21 بهمن در آیین افتتاح مرکز خدمات تخصصی تشخیص طبی و آسیب شناسی شعبه قائنات، با
تبریک ایام االله دهه فجر و سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی و درود به ارواح پاك شهدا و روح بلند امام خمینی(ره)، اظهار کرد: مجموعه اي که
هم اکنون افتتاح شد محصول دو سال تلاش، رایزنی، پیگیري، همدلی، همکاري و همراهی نماینده مردم قاین در مجلس شوراي اسلامی،
دفتر مرکزي جهاددانشگاهی و همکاران ما در معاونت پژوهشی و پشتیبانی واحد خراسان جنوبی، همکاران جهاد دانشگاهی مرکز قائنات،
خیرین حوزه سلامت، حمایت فرماندار قاین، شهردار و شوراي شهر، امام جمعه، هیئت امناي مجتمع ولیعصر، سازمان مدیریت و برنامه ریزي

 
استان، دانشگاه علوم پزشکی و نهادهاي همکار است. 

به گزارش ایسنا، وي افزود: اگر هر کدام از این حلقه ها را که زنجیروار به هم پیوسته اند حذف کنیم قطعاً نقص جدي در به سرانجام رسیدن

 
این اقدام ارزشمند ایجاد خواهد شد. 

رئیس جهاددانشگاهی خراسان جنوبی با اشاره به فعالیت هاي گسترده جهاد دانشگاهی، تصریح کرد: جهاد دانشگاهی کشور، 42 واحد
استانی، 3 پژوهشگاه، بیش از 30 پژوهشکده، 150 گروه پژوهشی، سه پارك بزرگ علم و فناوري، 30 مرکز رشد، حدود 130 مرکز خدمات
تخصصی، دو پایگاه علمی، دو مجتمع تحقیقات، بیش از 40 موسسه آموزش عالی غیر انتفاعی و علمی کاربردي، دو دانشگاه، سه خبرگزاري
و  بیش از صد مرکز فرهنگی در دانشگاه هاي کشور دارد که خدمات قابل توجهی در حوزه هاي علمی، فرهنگی پژوهشی به جامعه ارائه می

 
دهد. 

صادقی ادامه داد: بخش قابل توجهی از خدماتی که جهاددانشگاهی ارائه می دهد در حوزه پزشکی و در زمینه هاي تشخیصی و درمانی است.

وي اظهار کرد: بزرگترین شبکه پژوهش هاي کاربردي کشور و بزرگترین شبکه آموزش هاي تخصصی کوتاه مدت کشور متعلق به

 
جهاددانشگاهی است؛ لذا پژوهش ها، آموزش ها و خدمات جهاددانشگاهی پژوهش محور، کاربردي و دانش بنیان است. 

وي با اشاره به اهداف ایجاد مرکز خدمات تخصصی تشخیص طبی و آسیب شناسی شعبه قائنات، تصریح کرد: انجام پژوهش هاي کاربردي در
زمینه پزشکی (بالینی)، ارائه خدمات تخصصی با تعرفه نهاد عمومی به مردم و منطقه محروم قائنات و توابع و ایجاد بستري براي توسعه
خدمات پزشکی مورد نیاز با همکاري مراکز برجسته ملی و بین المللی از جمله رویان، ابن سینا، جهاددانشگاهی خراسان رضوي از جمله مهم

 
ترین اهداف راه اندازي این مرکز است. 

وي بیان کرد: مامعتقدیم و قصد داریم این باور را عملیاتی کنیم که خدمات با کیفیت و امکانات پیشرفته الزاما نباید در مراکز استان ها شکل



گیرند؛ ما قصد داریم با همت همکاران جهادي و حمایت و پشتیبانی نماینده مردم قاین در مجلس و امام جمعه، مسئولین شهرستان و
خیرین و مردم، اقدامات شاخص دیگري را در بازه هاي زمانی مشخص انجام دهیم و این مهم جز با همت و توجه مسئولین، خیرین و

 
نمایندگان در تامین تجهیزات و فضاي کافی اتفاق نخواهد افتاد و لازم است این گروه ها حمایت و پشتیبانی ویژه داشته باشند. 

واگویه هاي جوانان انقلاب از یوم االله تاریخی گل هاي پیروزي در 22 بهمن 57 شکوفا شد و صداي انقلاب در تمام دنیا پیچید و شنیدن

 
خاطرات آن روز از زبان افرادي که آن روز را درك کردند شنیدنی است. 

 
 

خبرگزاري فارس &– خراسان جنوبی؛ انقلاب صداي مستضعفان و مظلومانی بود که بعد از سال ها ستم دیدن، از دست شاه ستمگر آزاد

 
شدند و اکنون در چهل و سومین سالروز پیروزي انقلاب اسلامی قرار داریم. 

این واقعه همانند معجزه اي بود که موجب نابودي حکومت 2500 ساله شاهنشاهی در کشور و آغاز حکومت جمهوري اسلامی به رهبري پیر

 
جماران، امام خمینی(ره) شد. 

شیرینی پیروزي در 22 بهمن 57 در کام انقلابی هاي آن دوران باقی مانده و البته شنیدن خاطرات شان در آن روز بزرگ و تاریخی شیرین
است؛ روزي که سرنوشت مردم ایران تغییر کرد و بعد از چند دهه از چنگال حکومتی ظالم رها شدند و در برابر چشمان حیرت زده جهانیان
و با وجود همه ناباوري ها و تلاش هایی که در سطح بین المللی براي حفظ رژیم طاغوت و جلوگیري از موفقیت امام خمینی(ره) انجام
گردید، انقلاب اسلامی متولد شد، آن هم در فضاي پر التهابی که تا دقایق آخر، دشمنان و مخالفان انقلاب از هیچ تلاشی دریغ نکردند و

 
همچنان به برهم خوردن معادله امیدوار بودند. 

با رسیدن این روز یک بار دیگر یادمان می آید براي به دست آوردن این انقلاب چه شب ها و روزهاي سخت و پر از دلهره اي گذشت و چه

 
خون هاي پاکی ریخته شد و حالا ما وظیفه بزرگی براي حفاظت و صیانت از آرمان هاي انقلاب داریم. 

نقاط مختلف کشور از 22 بهمن سال 57 خاطره دارد؛ خاطراتی که عطر خوش یاس می دهد و به شیرینی یک رویاست، رویایی که به وقوع

 
پیوست و الگویی شد براي کشورهایی که مورد ظلم واقع شده اند. 

در  چهل و سومین سالروز پیروزي انقلاب اسلامی با تعدادي از افرادي که آن روز را به خاطر دارند هم صحبت می شویم تا یک بار دیگر

 
خاطرات این روز را مرور کنیم. 



 
 

«صالحی» یکی از روحانیون مبارز انقلابی بیرجند که خاطرات زیادي از آن روز در ذهن دارد به خبرنگار فارس گفت: هنور 3 یا 4 روز تا 22

 
بهمن باقی مانده بود که مردم در گروه هاي مختلف تقسیم شده شده بودند و برنامه ریزي ها براي برگزاري روز جشن انجام شد. 

 
وي بیان داشت: با اینکه رژیم حکومت نظامی اعلام کرده بود اما مردم بی توجه به این موضوع به خیابان ها ریختند و اعتراضات برگزار شد. 

صالحی تصریح کرد: تا اینکه روز 22 بهمن فرار رسید و جشن و سرور همه جا را فرا گرفت و هر فردي یک کاري می کرد تا گوشه اي از کار
را بگیرد، بعضی ها شیرینی پخش می کردند، نیروهاي امنیتی و نظامی هم همراه مردم شده بودند و هدایت آن ها را که در خیابان هاي

 
پایین شهر به صورت خودش به راه افتاده بودند را برعهده داشتند. 

 
ظلم پایدار نیست 

«سالاري» یک بانوي 67 ساله بیرجندي نیز در گفت وگو با خبرنگار فارس با تأکید بر این که ظلم پایدار نیست و نمونه بارز آن ظلمی که
رژیم پهلوي به مردم داشت، می باشد، گفت: من و فرزند و همسرم در یکی از اتاق هاي منزل پدرم زندگی می کردیم و روزي که اعلام کردند

 
انقلاب پیروز شده همسرم بلافاصله خودش را به خیابان رساند تا به دوستان مبارزش بپیوندد و با هم این روز بزرگ را جشن بگیرند. 

 
 

وي ادامه داد: بعد از رفتن همسرم خواهرم به خانه ما آمد و همه مان که شوق بسیاري براي حضور در جشن پیروزي انقلاب داشتیم به

 
خیابان انقلاب رفتیم و با مردم همراه شدیم. 

وي بیان داشت: شور و نشاط مان از شدت هیجان در قفسه سینه مان جا نمی گرفت، به خیل عظیم جمعیت پیوستیم ما مانند ملت خود را
پیروز میدان می دانستیم و از اینکه با اراده خود در این راه روشن قدم گذاشته بودیم، راضی بودیم چون زیر بار ستم نرفتیم و تلاش هر چند

 
کوچکی براي پیروزي انقلاب کردیم. 

روز به یاد ماندنی 



«رضایی» یکی از بیرجندي هایی است که به گفته خودش با همسرش از سال 56 وارد جریان انقلاب شد و از طرق مختلف براي آگاه کردن
اقوام و آشنایان خود تلاش کرد نیز در گفت وگو با خبرنگار فارس اظهارداشت: از 19 بهمن، امید ما براي پیروزي انقلاب بیشتر شد، هر چند

 
در این میان برخی بدخواهان و افرادي که طرفدار شاه بودند ما را ناامید می کردند، اما همچنان منتظر شنیدن خبر خوش پیروزي بودیم. 

 
 

وي با اشاره به اینکه به دلم افتاده بود که موفق می شویم و حرف هاي آن ها را از یک گوش می شنیدم و از گوش دیگر خارج می کردم،

 
افزود: به آن ها می گفتم چیزي به پایان شب سیاه نمانده است. 

 
نذر نام روح االله 

یکی از بانوان بیرجندي که در نیمه اول بهمن 57 دومین فرزندش به علت حکومت نظامی در منزل به دنیا آمد، اظهار داشت : روز 22 بهمن
وقتی همسرم با خوشحالی از خیابان به منزل آمد و خبر پیروزي انقلاب را داد همان جا چشمانم را در حالی که اشک از آن ها سرازیر می
شد، بستم و نذر کردم اگر خبر درست باشد نام پسرم را به یاد امام خمینی(ره)، «روح ا...» بگذارم، تا هر وقت او را صدا زدم یاد روزهاي

 
مبارزه دوباره برایم زنده شود. 

او خاطرنشان کرد: هر چند به دلیل وضعیت جسمانی ام نمی توانستم بیرون بروم و از نزدیک حال و هواي شهر را ببینم و در شادي مردم

 
سهیم شوم اما وقتی همسرم به منزل بازگشت از او خواستم آن چه را که دیده بود، برایم تعریف کند. 

 
پخش کردن شیرینی و شکلات 

یکی از شهروندان هم که در آن زمان با مادر سالمند و چند خواهر و برادرش در یکی از کوچه هاي خیابان خاکی بیرجند زندگی می کرده و
خانه شان در زمان تظاهرات مأمنی براي تظاهرکنندگان بوده، گفت: با توجه به این که منزل ما در نزدیکی این خیابان بود، از نزدیک شاهد

 
تمام رویدادهاي انقلابی بودیم و چند بار افرادي را که از دست مأموران فرار کردند، پنهان کردیم. 

«برزگر» که خود نیز در تظاهرات ضد شاهنشاهی شرکت کرد و خاطرات زیادي از آن دوران دارد، درباره روز پیروزي انقلاب اظهار داشت:
حال و هواي عجیبی در شهر حاکم شده بود، مردم از تمام قشرها آمده و خوشحال بودند، به یکدیگر تبریک می گفتند و شیرینی و شربت

 
تعارف می کردند. 

وي با بیان اینکه مردم شکلات ها را مانند زمانی که بر سر عروس می پاشند، همه جا می ریختند و ابراز خوشحالی می کردند، اضافه کرد: آن
ها یکدیگر را در آغوش می کشیدند، برخی از خوشحالی گریه می کردند و هر چه بیشتر می گذشت بر تعداد جمعیت افزوده می شد، حتی

 
بعضی از افراد خود را از شهرها و روستاهاي اطراف رسانده بودند. 



 
تولدي دوباره 

در عین حال، یکی از انقلابیون از لحظه شنیدن خبر پیروزي انقلاب به عنوان تولدي دوباره یاد کرد و گفت: لحظه اي که دوستم شیشه
پنجره اتاق را زد و از پشت آن گفت که انقلاب پیروز شده، سر از پا نمی شناختم، نفهمیدم چطور آماده شدم و خودم را به خیابان شهید

 
چمران فعلی و بعد از آن به میدان شهید بهشتی رساندم. 

«محمدي» افزود: جمعیت زیاد بود و تلاش کردم دوستانم را که خاطرات زیادي از آن ها درباره نشست هاي شبانه و شب نامه ها داشتم،

 
پیدا کنم اما اثري از آن ها نبود. 

 
وي ادامه داد: همراه با مردم بر موج عشق و سرزندگی سوار شدم و نور امید را در وجودم احساس کردم و از این اتفاق بسیار شادمان بودم. 

 
 

محمدي اضافه کرد: نیم ساعت نگذشته بود که دوستانم را در میان جمعیت دیدم، سرود «اي ایران» را می خواندند، بی درنگ خودم را به آن

 
ها رساندم و با صدایی بلندتر با آ ن ها همراه شدم. 

 
وي یادآور شد: از چماق داران خبري نبود و هر چه چشم گرداندیم آن ها را ندیدیم و معلوم نبود از ترس در کدام سوراخ پنهان شده بودند. 

 
محمدي خاطرنشان کرد: هرگز لحظه اي را که با دوستانم سرود «اي ایران» را می خواندیم، فراموش نخواهم کرد. 

 
بانوان خراسان جنوبی فاتحان مسابقات قهرمانی دارت کارگران کشور شدند 



  نخستین روز از مسابقات قهرمانی دارت کارگران کشور با قهرمانی

 
تیم خراسان جنوبی در بخش بانوان به پایان رسید. 

به گزارش ایرنا، مسابقات قهرمانی دارت کارگران کشور با حضور ورزشکارانی از 10 استان از صبح چهارشنبه به میزبانی شاهرود در حال

 
برگزاري است. 

امروز مسابقات بانوان با حضور 40 شرکت کننده از 10 تیم برگزار شد که در نهایت خراسان جنوبی با 62 امتیاز به مقام قهرمانی دست یافت.
دیگر رتبه هاي برتر این قابت ها در بخش تیمی را نیز خراسانی ها از آن خود کردند و خراسان رضوي با 50 و خراسان شمالی با 49 امتیاز به

 
ترتیب بر سکوهاي دوم و سوم ایستادند. 

در بخش انفرادي نیز سیده ملیحه قریشی زادگان از خرسان جنوبی قهرمان و سارا رحمانی از خراسان شمالی نایب قهرمان شدند. عنوان

 
مشترك سومی هم به هیوا محمدي از خراسان جنوبی و نسرین رفیعی از خراسان رضوي رسید. 

 
رقابت هاي آقایان فردا با حضور 70 ورزشکار از 15 تیم در خانه دارت شاهرود پیگیري می شود. 

ورزشکاران کارگر رشته دارت از استان هاي سمنان، کرمان، خراسان رضوي، خراسان شمالی، خراسان جنوبی، مرکزي، یزد، گلستان،

 
مازندران  و خوزستان در این مسابقات حضور دارند. 

 
افتتاح مدرسه مجازي فرهنگ در خراسان جنوبی 

 
در نهمین روز از دهه فجر مدرسه مجازي فرهنگ در خراسان جنوبی افتتاح شد. 

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز خراسان جنوبی ، رئیس اداره فرهنگی هنري اردو ها و فضا هاي پرورشی اداره کل آموزش و
پرورش استان گفت: این مدرسه مجازي، در راستاي شناسایی،
هدایت و شکوفا سازي استعداد هاي ادبی و هنري دانش آموزان

 
دختر و پسر استان افتتاح شده است. 

بهدانی با بیان این که دانش آموزان دختر و پسر دوره هاي اول و
دوم متوسطه می توانند در این آموزشگاه مجازي نام نویسی کنند،
افزود : مدرسه مجازي فرهنگ خراسان جنوبی در بدو تأسیس با 50
دانش آموز و در دو کلاس در شته هاي شعر و فیلم کوتاه آغاز به کار

 
می کند. 



وي با اشاره به افزوده شدن رشته هاي داستان و عکاسی از فروردین سال آینده گفت : کلاس هاي مدرسه فرهنگ خراسان جنوبی در حال
حاضر هفته اي یک روز از طریق نرم افزار شاد _ ادوب کانکت برگزار می شود و معلمان آن ضمن آموزش، آثار دانش آموزان را در دو بخش

 
شعر و فیلم کوتاه را بررسی می کنند. 

 
متخصص اطفال: کودکان زیر 12 سال واکسن بزنند 

 مدیر گروه اطفال بیمارستان ولیعصر (عج) بیرجند گفت: امکان
ابتلاي کودکان به امُیکرون بیشتر است و کودکان زیر 12 سال طبق دستورالعمل هاي وزارت بهداشت براي دریافت واکسن کرونا مراجعه

 
کنند. 

به گزارش امروز خراسان جنوبی، دکتر کوکب نمکین با اشاره به پیک ششم کرونا و بیان اینکه در امُیکرون امکان ابتلاي کودکان که علامت
دار شوند، بیشتر است افزود: کودکان در هر سنی می توانند به این ویروس مبتلا شوند و نباید مورد بی توجهی قرار گیرند که در معرض خطر

 
کمتري هستند. 

وي گفت: نسبت به سایر سویه هاي ویروس کرونا شانس درگیري دستگاه تنفسی تحتانی در امُیکرون کمتر است و بیشتر تظاهرات آن به
شکل عفونت تنفسی فوقانی است، علائم آن نیز شامل تب، آبریزش بینی، سرفه که بعضا خشک است که اصطلاحا سرفه هاي خروسکی

 
(کروپ) می گویند و گلو درد جزء علائمی است که در کودکان شایع است. 

متخصص اطفال اظهار داشت: معمولا امُیکرون سرایت بالایی دارد که می تواند همه اعضاي یک خانواده را درگیر کند، شیوع امُیکرون با

 
آنفلوانزا فصلی همزمانی دارد که این بیماري با علائم تنفسی تب و سرفه ممکن است، آنفلوانزا باشد. 

وي با بیان اینکه در امُیکرون علائم گوارشی کمتر شایع است افزود: بعضی مواقع ممکن است این علائم به شکل استفراغ، اسهال و تب تظاهر

 
پیدا کند و گاهی نیز تشنج رخ می دهد که در امُیکرون شانس آن بیشتر است. 

نمکین با اشاره به اینکه خیلی از بیماران علائم خفیف دارند گفت: براي بهبودي این افراد درمان حمایتی مانند کنترل تب و مصرف مایعات

 
فراوان در منزل توصیه می شود. 

وي بیان کرد: اگر فرد مبتلا دچار بیماري زمینه اي شامل دیابت، بیماري مزمن عصبی، ریوي، کلیوي، نقص سیستم ایمنی، مصرف داروي
شیمیایی، کودك زیر یک سال یا کودك زیر پنج سال باشد که تب فرد بیش از سه روز طول بکشد، حتما با اولین علائم به کلینیک یا مراکز

 
بهداشتی درمانی مراجعه کند. 



عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی بیرجند گفت: ضد سرفه خیلی براي کودکان زیر 2 سال توصیه نمی شود چون سرفه یک مکانسیم

 
دفاعی است. 

وي اضافه کرد: انتشار امُیکرون در جامعه زیاد است و در یک بازه زمانی کوتاه مدت ممکن خواهد بود مراجعه به بیمارستان ها افزایش پیدا

 
کند و عده اي به تخت بیمارستانی نیاز پیدا کنند. 

نمکین گفت: توصیه می شود مردم پروتکل هاي بهداشتی را رعایت کنند، از دورهمی هاي خانوادگی پرهیز کنند، کودکان در اجتماعات

 
ظاهر نشوند و تکمیل واکسیناسیون بزرگسالان و واکسن کودکان زیر 12 سال طبق دستورالعمل هاي وزارت بهداشت را نیز انجام دهند. 

وي با اظهار اینکه کودکان از محیط کرونا می گیرند و به سایرین منتقل می کنند افزود: در صورت ابتلا بچه ها از تماس با افراد مسن

 
اجتناب کنند. 

مدیر گروه اطفال بیمارستان ولیعصر (عج) بیرجند با بیان اینکه دوره بیماري تا پنج روز کنترل می شود گفت: اگر تنفس کودك تند شود یا
لب کبود، بی قراري شدید، تب طول کشیده و دچار بیماري زمینه اي باشد و یا اگر استفراغ مکرر، عطش شدید یا دچار تشنج یا بثورات
پوستی شود را می توان جزو علائم خطر در کودکان دانست که باید حتما به اورژانس بیمارستان مراجعه شود و حتی شاید نیاز به بستري در

 
بیمارستان باشد. 

وي با توصیه به مصرف کوتاه مدت مکمل ها با ترکیباتی همچون روي، زینک و ویتامین د، مصرف آنتی بیوتیک را تنها در صورت تجویز

 
پزشک توصیه کرد. 

 
کوهنوردي خراسان جنوبی بر قله مشکلات/ بلاتکلیفی 6 ساله ساخت سالن 

 کوهنوردي خراسان جنوبی در میان خانواده ها علاقه مندان فراوانی

 
دارد اما به دلیل نبود نگاه ویژه به این رشته زمین واگذار شده براي ایجاد سالن بعد 6 سال هنوز بلاتکلیف باقی مانده است. 

به گزارش مهر کوهنوردي و صعودهاي ورزشی جز رشته هایی به حساب می رود که معمولاً تمام اعضا خانواده باهم به این تفریح و ورزش
می پردازند. خراسان جنوبی نیز به دلیل برخورداري از کوه هاي زیبا جز استان هاي موفق در این رشته ورزشی است، اما آنچنان که باید از
سوي مسئولان ورزشی مورد توجه قرار نمی گیرد. به نحوي که چندین سال قبل زمینی براي احداث سالن اختصاصی براي ورزش کوهنوردي
واگذار شد ولی بعد از گذشت حدود 6 سال هنوز اقداماتی انجام نشده و در صورت اینکه بعد از 8 سال کاري انجام نشود زمین باز پس گرفته

 
می شود و این ظرفیت را دیگر در استان نخواهیم داشت. 



در همین راستا با رئیس هیئت کوهنوردي و صعودهاي ورزشی خراسان جنوبی گفت وگو کردیم تا چند و چون این ماجرا را بررسی و از

 
اقدامات انجام شده این هیئت باخبر شویم. 

 
ظرفیتی که از بین می رود 

رئیس هیئت کوهنوردي و صعودهاي ورزشی خراسان جنوبی در گفت وگو با خبرنگار مهر، با اشاره به زمینی که در سال 94 به این هیئت

 
داده شده بود، گفت: این زمین از طریق شوراي اداري استان در راستاي طرح بازآفرینی شهري، طرح فرزان به هیئت واگذار شد. 

 
مسعود خسروي ادامه داد: اما با این وجود هزینه ساخت تاکنون دیده نشده است و این زمین بلاتکلیف باقی مانده است. 

وي تصریح کرد: در پاسخ پیگیري ما از طریق اداره کل ورزش گفته شد که پروژه جدید در بودجه دیده نمی شود و پروژه هاي نیمه تمام باید

 
به اتمام برسند و هیئت نیز توانایی مالی احداث سالن با این هزینه ها را ندارد. 

به گفته وي از طریق شهرداري، فرمانداري و استانداري نیز پیگیري انجام شد و با وجود این ظرفیت و نیاز مرکز استان به یک سالن

 
اختصاصی کوهنوردي، این امکان تاکنون براي ساخت فراهم نشده است و حمایتی ندیدیم. 

 
 

 
حمایت هاي مالی کافی نیست 

رئیس هیئت کوهنوردي و صعودهاي ورزشی استان خراسان جنوبی عنوان کرد: اداره کل ورزش و جوانان حمایت هاي مالی دارند و بودجه

 
هیئت سه برابر سال 99 شده است اما با توجه به برنامه هاي اجرایی کافی نیست. 

خسروي اظهار کرد: هنوز مشکل عمده ما در هیئت منابع مالی است، چرا که دوره هاي آموزشی، اعزام ها، تجهیزات و موارد دیگر نیاز به

 
بودجه زیادي دارند که نیاز به نگاه ویژه مسئولان دارد. 

وي بیان کرد: اکنون تجهیزات سنگ نوردي و دیواره هاي استان کاملاً فرسوده شده اند و نیاز به به روزرسانی دارند که حداقل 500 تا یک

 
میلیارد تومان اعتبار لازم است. 

به گفته وي براي این موضوع 40 میلیون تومان بودجه داده شد و از آنجایی که نمی توان با آن کاري انجام داد در حساب هیئت باقی مانده

 
است. 



 
مربی بانوي سنگ نورد سالنی نداریم 

رئیس هیئت کوهنوردي و صعودهاي ورزشی خراسان جنوبی عنوان کرد: با دوره هاي آموزشی شاهد افزایش تعداد مربیان هستیم ولی در

 
رشته سنگ نوردي سالنی با مشکل مربی براي بانوان مواجه هستیم. 

خسروي تصریح کرد: بر اساس قانون ورزشکار بدون مربی اجازه سنگ نوردي ندارد و تا زمانی که یک فرد آموزش نبیند، نمی تواند براي دوره

 
مربی گري ثبت نام و مدرك دریافت کند و این موضوع مشکل ساز شده که نیازمند چاره اندیشی مسئولان ورزشی هستیم. 

وي با بیان اینکه یکی از مشکلات در اعزام ها هزینه هاي بسیار بالاي آن به خصوص در بخش ایاب و ذهاب است، اظهار کرد: پیگیر خرید

 
یک مینی بوس بودیم و یک بخش از مبلغ توسط اسپانسر تأمین شد. 

 
 

 
به گفته وي بخش زیادي از آن باقی مانده که از توان هیئت خارج است و نیاز به حمایت مسئولان در این بخش نیز وجود دارد. 

رئیس هیئت کوهنوردي خراسان جنوبی با اشاره به مشکل اسکان در خراسان جنوبی بیان کرد: زمانی که مربی فدراسیون براي دوره هاي
آموزشی به استان سفر می کند، مشکل اسکان داریم و از مهمان سراهاي ارگان هاي دولتی مانند هلال احمر، محیط زیست و اداره کار

 
استفاده می کنیم. 

خسروي اضافه کرد: هیئت براي میزبانی از مربی هزینه هاي ایاب و ذهاب، تغذیه و موارد دیگر را برعهده دارد و دیگر نمی تواند هزینه هتل را

 
نیز پرداخت کند و نیاز است که مسئولان ورزشی استان در بخش مهمان سرا و اقامتگاه تدبیري بیندیشند. 

 
نبود دیواره مساوي با نبود قهرمان و استعداد 

رئیس هیئت کوهنوردي و صعودهاي ورزشی خراسان جنوبی گفت: در ایام کرونا با وجود اینکه رشته هاي مختلف تعطیل بودند ولی رشته

 
کوهنوردي جز رشته هایی بود که به فعالیت خود ادامه داد و میزبانی ها و مسابقات زیادي را برگزار کرد. 

خسروي تصریح کرد: از ابتداي سال جاري اردوهاي استانی برگزار کرده ایم که در نهایت از این تعداد سه نفر به کمپ ملی فدراسیون اعزام

 
خواهند شد. 

وي بیان کرد: در مسابقات سنگ نوردي معلولان و جانبازان در بخش بانوان مقام اول و در بخش آقایان مقام پنجم و ششم را کسب کرده ایم.



به گفته وي مشکل در بخش سنگ نوردي نبود دیواره کافی است چراکه اکنون فقط یک دیواره در سالن سرحدي بیرجند و یک مورد دیگر

 
در قاین وجود دارد و تا زمانی که دیواره براي آموزش نباشد استعداد و قهرمانی هم نخواهد بود. 

رئیس هیئت کوهنوردي خراسان جنوبی با بیان اینکه در مسابقات اسکاي رانینگ در بخش آقایان مقام پنجم و ششم را کسب کرده ایم،

 
عنوان کرد: از آنجا که پتانسیل ها و ظرفیت هاي خوبی داریم در سال آینده بهتر عمل خواهیم کرد. 

 
صعود به 31 قله براي اولین بار در کشور 

خسروي اعلام کرد: از ابتداي سال 1400 تاکنون 75 اعزام به خارج از استان داشتیم و 110 تیم نیز از خارج استان وارد خراسان جنوبی شده

 
و میزبانی استانی داشتیم. 

رئیس هیئت کوهنوردي و صعودهاي ورزشی خراسان جنوبی ادامه داد: همچنین 250 دوره آموزشی که 4 برابر نسبت به سال گذشته

 
افزایش داشت، برگزار کردیم و تعداد ورزشکاران سازمان یافته نیز دو برابر شده و از 1100 نفر به حدود 2500 نفر رسیده است. 

وي با اشاره به اینکه بر اساس قانون از سال 96 گروه هاي کوهنوردي تعطیل و در قالب باشگاه باید فعالیت کنند، اظهار کرد: تعداد باشگاه
هاي کوهنوردي نیز دو برابر شده و از 8 مورد به 18 باشگاه رسیده است و پیگیر افزایش باشگاه ها در بیرجند، قاین، سرایان و فردوس

 
هستیم. 

به گفته وي این هیئت میزبان کارکنان سازمان هاي کشوري براي صعود به قله نایبند است که تاکنون کارکنان وزارت راه و شهرسازي به این

 
قله صعود و تا اواخر بهمن ماه کارکنان سازمان تأمین اجتماعی کشور نیز به استان آمده و به این قله صعود می کنند. 

خسروي با بیان اینکه هیئت کوهنوردي ظرفیت هاي بالایی دارد و با حمایت توسعه خواهد یافت، اعلام کرد: یکی دیگر از اقدامات این هیئت
اعزام 31 تیم از شهرستان طبس به 31 استان بود که همزمان قله 31 استان را فتح کردند و براي اولین بار در سطح کشور این کار اجرایی

شد.



افتتاح چندین طرح عمرانی و محرومیت زدایی در نهاوند+ تصاویر

منبع: گرو نهاوندشماره خبر:  265  |  تاریخ: 1400/11/22

به گزارش پایگاه خبري  تحلیلی گرو، به مناسبت دهه فجر مراسم کلنگ زنی پروژه مسکن محرومین با همکاري سپاه، کمیته امداد،
بنیاد مسکن و مشارکت گروه جهادي بقیه االله ( عج) باحضور سرپرست فرمانداري، نماینده مردم در مجلس شوراي اسلامی، فرمانده

سپاه و مدیران دستگاه هاي اجرایی انجام شد. سرهنگ علی مختاري ...

 
در آخرین روز از دهه فجر چندین طرح عمرانی، خدماتی و محرومیت زدایی با حضور مسئولان افتتاح و کلنگ زنی شد. 

 
 

به گزارش پایگاه خبري  تحلیلی گرو، به مناسبت دهه فجر مراسم کلنگ زنی پروژه مسکن محرومین با همکاري سپاه، کمیته امداد، بنیاد
مسکن و مشارکت گروه جهادي بقیه االله ( عج) باحضور سرپرست فرمانداري، نماینده مردم در مجلس شوراي اسلامی، فرمانده سپاه و مدیران

 
دستگاه هاي اجرایی انجام شد. 

سرهنگ علی مختاري فرمانده سپاه نهاوند در این مراسم گفت: کلنگ زنی احداث واحد مسکن محرومین در روستاي بابارستم نهاوند به

 
نمایندگی از 10 واحد انجام می شود. 

وي اظهار داشت: 10 واحد مسکونی محرومین کلنگ زنی و در کل 30 واحد در 6 ماه توسط سپاه، بنیاد مسکن و کمیته امداد و با مشارکت

 
گروه جهادي بقیه االله احداث می شود. 

 
مختاري افزود: اعتبار هر واحد 160 میلیون تومان می باشد و با کمک خیرین این واحدها احداث می شود 

 
وي گفت: هر واحد مسکن توسط یکی از حوزه هاي مقاومت بسیج کلنگ زنی و احداث می شود. 

 
 افتتاح گاوداري 50 راسی در روستاي فهرومند نهاوند 

 با حضور مسئولان نهاوند طرح پرورش گوساله پرواري در روستاي فهرومند با ظرفیت 50 راس افتتاح شد که براي این طرح 1.7 میلیارد

 
تومان اعتبار هزبنه شده است و براي 20 نفر اشتعال زایی شده است. 

 
افتتاح واحد پرورش شتر مرغ در نهاوند 

 
همچنین واحد پرورش شتر مرغ با ظرفیت 300 قطعه در روستاي سفیدخانی افتتاح شد. 



 
 اعتبار این طرح 1.6 میلیارد تومان است و براي 5 نفر اشتغال زایی کرده است. 

طرح دیگري که امروز افتتاح شد بهره برداري از 25 واحد مسکن مددجویی کمیته امداد امام خمینی ( ره) با اعتبار 5 میلیراد و 500 میلیون

 
تومان بود که روستاي جهان آباد انجام شد. 

 
تصاویر تکمیلی: 

 
 

 
 

 
 

 
 



 
 

 
 

 
 



نمایشگاه تخصصی صنعت نفت ،نقطه عطفی براي انعقاد قراردادهاي آینده

منبع: نبض شهرشماره خبر:  266  |  تاریخ: 1400/11/22

مقدمه : یکی از ابزارهاي مهم براي رونق بخشیدن به صادرات و انجام فعالیت موثر در تبلیغات و بازاریابی کالاها  و خدمات، نمایشگاه
ها هستند. بنا به نظرات کارشناسان اقتصادي و بازرگانی ، موثرترین نمایشگاه ها در توسعه صادرات غیرنفتی، نمایشگاه هاي

تخصصی هستند . در کشور ما براي رهایی از وابستگی به نفت، ...

 
 

مقدمه : یکی از ابزارهاي مهم براي رونق بخشیدن به صادرات و انجام فعالیت موثر در تبلیغات و بازاریابی کالاها  و خدمات، نمایشگاه ها
هستند. بنا به نظرات کارشناسان اقتصادي و بازرگانی ، موثرترین نمایشگاه ها در توسعه صادرات غیرنفتی، نمایشگاه هاي تخصصی هستند .

 
در کشور ما براي رهایی از وابستگی به نفت، سیاست 

مقدمه : یکی از ابزارهاي مهم براي رونق بخشیدن به صادرات و انجام فعالیت موثر در تبلیغات و بازاریابی کالاها  و خدمات، نمایشگاه ها

 
هستند. بنا به نظرات کارشناسان اقتصادي و بازرگانی ، موثرترین نمایشگاه ها در توسعه صادرات غیرنفتی، نمایشگاه هاي تخصصی هستند . 

در کشور ما براي رهایی از وابستگی به نفت، سیاست جایگزینی صادرات غیر نفتی براي تأمین ارز مورد نیاز کشور یعنی تشویق به تولید
کالاهاي وارداتی و صدور دیگر کالاها به کشورها، بیش از هر زمان دیگري مورد توجه قرار گرفته است و یکی از ابزارهاي مهم براي رونق

 
بخشیدن به صادرات و انجام فعالیت مؤثر در تبلیغات و بازاریابی کالاها و خدمات، نمایشگاه ها است. 

از این رو امسال نیز یکی از سیاست هاي اجرایی در شرکت ملی مناطق نفتخیز جنوب و شرکت ملی حفاري ، برپایی نمایشگاه تخصصی
ساخت تجهیزات صنعت نفت بوده است که علیرغم شرایط کرونایی  مورد استقبال تولید کنندگان و دیگر اقشار قرار گرفت و در نمایشگاه
تفاهم نامه هایی خوبی نیز منعقد گردید که این را می توان از دستاوردهاي خوب دوازدهمین نمایشگاه تخصصی تجهیزات صنعت نفت و
حفاري برشمرد . گزارشگر پایگاه خبري نبض شهر نیز فرصت را غنیمت شمرده و با تعدادي از شرکتهاي داخلی حاضر در  این نمایشگاه

 
گفتگو کرده که آن را می خوانید . 

شرکت جهان صنعت کرایی : متخصصان داخلی باید توانمندي هاي خود را باور داشته باشند مدیر  فنی شرکت جهان صنعت کرایی می گوید
: . هدف ما از حضور نمایشگاه ، آشنایی بیشتر با  شرکت هاي خصوصی و شرکت هاي جانبی تولید کننده در حوزه نفت و حفاري بوده است .

جواد یوسفی اظهار می کند : این شرکت تولید کننده قطعات صنعتی  و در سال 85 تاسیس شده است. این شرکت در زمینه ساخت قطعات
نفت ، گاز و حفاري ، فولاد و پتروشیمی فعالیت دارد و توانسته است در این خصوص به موفقیت هاي خوبی دست یابد. نمونه بارز آن ساخت

 
دستگاه فوران گیر است که در سال 93 براي نخستین بار در نمایشگاه نفت رونمایی شد. 

یوسفی با اشاره به اینکه محصولات تولیدي برخی از شرکتهاي داخلی با نمونه خارجی برابري می کند می گوید : ما نباید بر این باور باشیم

 
که کشورهاي پیشرفته از ما بهترند، البته آن ها تجربه و سرمایه و دانش بیشتري دارند، اما توانمندي متخصصان داخلی ما هم بالا است . 



وي می افزاید :  دستگاه فوران گیر چرخشی محصولی است که شرکت جهان صنعت کرایی انواع آن را ساخته است و از سال 96 در مناطق
نفتخیز جنوب استفاده شده  و از نظر طول عمر و ایمنی مورد تایید مناطق نفتخیز جنوب بوده  است . شرکت حفاري نیز از این دستگاه

 
فوران گیر استفاده می کند . 

 
                                                  

مدیر عامل شرکت سنگان صنعت : مناطق نفتخیز جنوب در شرایط سخت حامی سازندگان داخلی بوده است   مدیر عامل شرکت سنگان
صنعت می گوید : فعالیت این شرکت از سال 74 آغاز شده  و اولین متقاضی محصولات تولیدي ما ،شرکت ملی مناطق نفتخیز جنوب بوده

 
است . 

حسین معصومی با بیان اینکه انواع فشار سنج ها ، دماسنج هاي صنعتی و تجهیزات اندازه گیري و ابزار دقیق را تولید کرده ایم ، اظهار می
کند : بصورت پروژه اي و مورد به مورد فشار سنج هاي مناطق نفتخیز جنوب را نمونه سازي کردیم و بعداز تایید اولیه آن شرکت به تولید

 
انبوه رسیدیم . 

وي ،بیشترین کاربرد این فشار سنج هاي صنعتی  کنترل و اندازه گیري فشار و دما را در سیال ها و لوله هاي خوانده می افزاید : این
تجهیزات و ابزار دقیق در صنایع مختلف مانند گاز .پتروشیمی .پالایش و پخش .نیروگاه ها وصنایع شیمیایی .دارویی و بهداشتی بکار می روند

 
 .

مدیر عامل شرکت سنگان صنعت بیان می کند: روزي که کسی جرات نمی کرد ابزار دقیق را در داخل کشور بسازد ، مناطق نفتخیز جنوب با

 
حمایت منطقی و راهنمایی هاي خود پله  به پله به پیشرفت و توسعه شرکتهاي داخلی کمک کرد . 

وي می افزاید : نمایشگاه هاي تخصصی گامی براي دستیابی به  پدیده هاي نوین علم و صنعت و انتقال فناوري هستند و مشارکت در
نمایشگاه باعث می شود تا توانمندي واحدها و بنگاه هاي مختلف تولیدي به معرض نمایش گذاشته شود و زمینه براي دستیابی بازارهاي

 
جدید فراهم گردد. 



 
  

 
مدیر بازرگانی شرکت توربین ماشین خاورمیانه : درحال اجراي  96 پروژه با صنایع نفتی و پتروشیمی خوزستان هستیم   

مدیر بازرگانی شرکت توربین ماشین خاورمیانه می گوید :  توربو کمپروسور  " تیدا " محصولی است که براي بهینه سازي و بروز رسانی
بیشتر در این دوره از نمایشگاه تخصصی صنعت نفت خوزستان به نمایش گذاشته ایم  .این محصول تجاري سازي شده و در حال عقد قراداد

 
با مناطق نفت خیز و دیگر شرکتهاي نفتی براي تولید تعداد بیشتر هستیم . 

سید مسعود عسکري نژاد با اشاره به اینکه فعالیت این شرکت از سال 81 (جاده مخصوص کرج ) آغاز شد ،اظهار می کند : این شرکت با 20
سال سابقه ؛ فعالیت خود را از تعمیرات اساسی توربین ها و کمپروسورها شروع کرد و سپس به مرحله اي رسید که توانست با کمک دانش

 
فنی وتجربه به قطعه سازي برسد؛ این درحالیست که تمام این قطعات انحصاري کشور آمریکا و اروپا بودند . 

عسکري نژاد درخصوص آخرین فعالیت هاي شرکت توربین ماشین خاورمیانه اینگونه توضیح می دهد : شرکت ما در جهت بومی سازي
قطعات بعد از اینکه توانست قطعات بسیاري از توربین ها را بسازد ، به این مرحله رسید که یک برند ملی به نام تیدا در ظرفیت 5/4 مگا وات

 
بسازد که 15 هزار ساعت عملکرد بدون هرز زمان داشته و این افتخار بزرگی براي کشور است . 

عسکري  نژاد می افزاید : شرکت ما درحال اجراي  96 پروژه با صنایع نفتی و پتروشیمی خوزستان است .کارفرماي اصلی مناطق نفتخیز
جنوب و پالایشگاه ها و شرکتهاي پتروشیمی استان خوزستان و عسلویه و پالایشگاه هاي گاز سرخون بندرعباس و پالایشگاه قدیم بندر

 
عباس هم با ما قرارداد بسته اند . 

وي خاطر نشان می کند : شرکت توربین ماشین خاورمیانه به عنوان یک مجموعه دانش بنیان و صاحب تکنولوژي توانسته با تحولی چشمگیر
جایگاه ویژه اي در زمینه طراحی ، ساخت ، نصب وراه اندازي ، تعمیرات ، اورهال اساسی ، بازسازي و بروز رسانی تجهیزات خصوصا توربین
هاي گازي ، توربین هاي بخار ماشین آلات ت دوار و حساس وکمپروسورهاي سانتریفیوژ براي صنایع مختلف بویژه در حوزه نفت ، گاز و

 
پتروشیمی و نیروگاهی کسب کند . 



  رئیس انجمن تجهیزات نفت و گاز و پتروشیمی خوزستان  : حضورصنعتگران خوزستانی  در
نمایشگاه باید پررنگ تر می بود رییس انجمن سازندگان نفت وگاز و پتروشیمی خوزستان می گوید : افتتاح دوازدهمین  نمایشگاه تخصصی
صنعت نفت بعد از گذشت دو سال؛ آن هم با وجود شرایط کرونا در کشور،  اقدام خیلی خوبی است و از مدیرعاملان مناطق نفتخیز جنوب ،

 
ملی حفاري ایران و نمایشگاه بین المللی اهواز تشکر می کنم . 

علی کرانی براین باور است : نمایشگاه می توانست بهتر از این باشد و انجمن سازندگان نفت وگاز و پتروشیمی می توانست کمک خوبی براي

 
حرکت رو به توسعه صنایع نفتی باشد . 

کرانی می گوید : انجمن سازندگان نفت وگاز و پتروشیمی 170 عضو دارد . اگر در جلسات نفت ما هم دعوت می شدیم و همفکري می
کردیم می توانستیم سازندگان قدر استان را پاي کار بیاوریم .در خوزستان 73 شهرك صنعتی داریم . از هر شهرك سه واحد تولیدي شرکت

 
می کرد ، اکنون بخش اعظم توانمندي شرکتهاي تولید ي خوزستان در عرصه صنعت نفت مطرح می شد . 

وي تصریح می کند : ساژندگان خوبی در زمینه تجهیزات سرچاهی و درون چاهی و دیگر بخش ها داریم اما حضور نداشتند. حضور

 
 سازندگان خوزستانی  باید پرنگ تر از بقیه بخش ها می بود . 

رییس انجمن سازندگان نفت وگاز و پتروشیمی خوزستان می گوید : یکی از مزایاي برپایی اینگونه نمایشگاه هاي تخصصی این است که

 
رقابت خوبی بین تولید کنندگان برقرار می شود . در جریان بروز ترین تکنولوژي ها قرار می گیرند و در اشتغال پایدار هم موثر است . 

کرانی عنوان می کند : ما صنعتگران صندلی زیادي در استانداري نداریم ،  اما خانه صنعت معدن دارد اما جاي تعجب است که چرا خانه

 
صنعت معدن استان در نمایشگاه دیده نشده است ؟ 

وي معتقداست : صنعتگران خوزستانی باید امتیاز ویژه تري نسبت به سایرصنعتگران استان هاي دیگر داشته باشند اما آب وبرق و زمین
گرانتر و هزینه تولید بیشتر می شود  . چرا در برخی شهرك هاي صنعتی اهواز ، زمین متري 6 میلیون تومان است ؟ صنعتگر با علم و دانش

 
خود از عهده خیلی مشکلات برمی آید اما سرمایه شرط اول است تا صنعتگر بتواند کارگاه صنعتی احداث کند . 

معتقدم مهندس دانشی مدیر عامل مناطق نفتخیز جنوب تفکر خوبی براي تحول در بخش اقتصاد صنعت نفت دارند و با این دیدگاهش مبنی

 
بر بازنگري در قانون مناقصات موافقم تا دراین صورت به تولید کنندگان داخلی که در مناقصه برنده نمی شوند ضربه وارد نشود . 



 
 

 
معاون بهره برداري شرکت فولاد اکسین : امسال دستاوردهاي خوبی داشتیم  که یکی از آنها تولید ورق هاي آلیاژي X80  بوده است 

معاون فنی و بهره برداري فولاد اکسین نیز در حاشیه نمایشگاه تخصصی نفت می گوید : فولاد اکسین مثل سال هاي قبل با اقتدار کامل در

 
این نمایشگاه حضور یافته است . 

محسن ابوعلی اظهار می کند : تفاهم نامه سه جانبه اي بین شرکت فولاد اکسین ، فولاد مبارکه و لوله سازي براي تامین لوله هاي نفت وگاز
گوره جاسک به ارزش 300 میلیون یورور و بالغ بر 9 هزار میلیارد ریال منعقد شده که  شرکتهاي نفت وگاز را از تامین خطوط لوله هاي

 
ترش بی نیاز می کند . 

وي می گوید : امسال دستاوردهاي خوبی داشتیم  که یکی از آنها تولید ورق هاي آلیاژي X80  براي  مناطق نفتخیز جنوب بوده است و

 
شش شاخه  ورق آلیاژي x80 را بصورت آزمایشی تولید کردیم که نتایج آن پذیرفته شد و  ارزش سودآوري بالایی دارد . 

معاون بهره برداري فولاد اکسین به سوال ما که "اقدامات فولاد اکسین در زمینه بومی سازي قطعات چگونه بوده است؟" اینگونه پاسخ می

 
دهد : درزمینه بومی سازي فولاد اکسین حرف هاي زیادي براي گفتن دارد و شرکتی منحصر بفرد است . 

ابوعلی می افزاید : با توجه به تحریم ها و تامین نشدن خیلی از قطعات یدکی به سمتی رفتیم که بومی سازي کنیم و خیلی از قطعات مانند

 
بیرینگ ها و... را سعی کردیم  فارغ از تحریم ها در داخل کشور تامین کنیم . امسال 11 درصد صادرات به کشور اسپانیا داشتیم . 



 
 

 
رییس کل تدارکات و خدمات بازرگانی لوله سازي اهواز: نمایشگاه تخصصی  صنعت نفت در بازار یابی محصولات تولیدي نقش بسزایی دارد 

رییس کل تدارکات و خدمات بازرگانی لوله سازي اهواز می گوید : نمایشگاه تخصصی صنعت نفت اهواز قابلیت هاي خوبی دارد و در معرفی

 
پتانسیل هاي حوزه تولید به مخاطبان و شرکتهاي مادر و بازاریابی محصولات تولیدي تاثیر بسزایی دارد . 

علی مالمیرزاده اظهار می کند : دو مقوله مهم در نمایشگاه هاي تخصصی مطرح است یکی از اینکه رقابت سالم بین تولید کنندگان بوجود
بیاید ودیگر اینکه شرکت هاي سازنده توانمندي هاي خود را به دیگر شرکت هاي مادر مانند لوله سازي اهواز  مطرح کرده و امکان سنجی و

 
نیازسنجی براي تولیدات بیشتر فراهم گردد . 

رییس کل تدارکات و بازرگانی لوله سازي اهواز خاطر نشان می کند  : شرکت لوله سازي اهواز همانند سالهاي گذشته سعی بر این داشته که

 
در نمایشگاه حضور فعال داشته باشد و خوشبختانه دستاوردهاي خوبی هم در این نمایشگاه عاید آن شده است . 

وي می افزاید :شرکت لوله سازي اهواز طی نیم قرن فعالیت تولیدي خو سابقه وافتخار همکاري مدوام ودرخشان با شرکتهاي ملی گاز ایران ،
شرکت ملی نفت ایران وسایر شرکتهاي تابعه داشته است و در راستاي اجراي پروژه هاي ملی وآبادانی این مرز و بوم قدم هاي ماندگاري

 
برداشته است . 

 
 

 
 کارشناس ارشد فروش وبازاریابی شرکت آذین فورج : رینگ هاي فولادي با قطر 5 متردر سال جدید تولید می کنیم      

کارشناس ارشد فروش وارزیابی شرکت آذین فورج می گوید : این شرکت بزرگترین واحد بخش خصوصی استان هاي خراسان شمالی است



 
که در شهر اسفراین قرار دارد  و با بیش از 700 نیرو قطعات صنعتی بصورت فورج را تولید می کند . 

محمد ساجدي اظهار می کند : در صنایع مختلف از صنعت خودرو و ریلی گرفته تا نفت و گاز فعالیت می کنیم .در صنعت نفت و گاز هم

 
انواع فلنج ها را تولید می کنیم و می توان گفت  به نوعی بزرگترین و با کیفیت ترین تولید کننده فلنج در ایران هستیم. 

بنا به گفته ساجدي ، شرکت آذین فورج و تنها تولید کننده رینگ هاي فولادي تا قطر 3 متر در ایران است و در سال جدید قطر رینگ هاي

 
فولادي را به 5 متر می ر سانند که براي اولین بار در خاورمیانه این کار انجام می شود . 

این مقام مسئول می گوید : برنامه ریزي ما این بود که به تولید داخل کمک کنیم و اقبال عمومی هم خوب بود ، اما آنچه از سمت شرکت

 
هاي دولتی باید انجام می شد ، محقق نشده و هنوز ساز وکارها وزیر ساخت ها براي حمایت از تولیدات داخلی ایراد دارد . 

وي می افزاید : امسال نمایشگاه بهتر از سالهاي گذشته بود و فرصتی شد که شرکتهاي تولید ، توانمندي خود را به نمایش گذارند. جزو
معدود کارهایی که در زمینه بازاریابی انجام دهیم ، حضور در نمایشگاه هاي تخصصی است  و انتظار داریم همکاري شرکتهاي تابع نفت نیز

 
 نسبت به سال هاي گذشته بیشتر شود . 

 
 

 
کارشناس فنی شرکت پترو صنعت انرژي : اولین تولید کننده شیرآالات پروانه اي هستیم ولی آنچنان که باید مورد حمایت قرار نگرفته ایم 

کارشناس فنی شرکت پترو صنعت انرژي می گوید :  این شرکت از سال 83 فعالیت خود را با رویکرد خودکفایی و بومی سازي ، ساخت و

 
طراحی شیرآلات صنعتی بر اساس استاندارد هاي جهانی و سایر استانداردهاي مورد تایید صنایع نفت وگاز و پتروشیمی آغاز کرده است . 

ابراهیم خداکانلو اظهار می کند : سال 93  مطابق با نیاز شرکتهاي نفت ، گاز و پتروشیمی سبد اصلی تولیدات خود را بر تولیدشیر آلات
پروانه اي گذاشتیم و می توان گفت اولین تولید کننده شیرآالات پروانه اي هستیم ولی انچنان که باید مورد حمایت قرار نگرفته ایم تا تولید

 
را رونق بخشیم . 

وي  بیان می کند : محصول جدیدي که در نمایشگاه به عرضه نمایش گذاشته ایم شیر آلات پروانه اي فلز  روي فلز است که براي اولین بار
طراحی شده و تا یک ماه آینده وارد خط تولید می گردد.در این صورت نیاز گازهاي استان هاي مختلف ازجمله خوزستان و پتروشیمی ها

 
تامین می شود . 

مهمترین دغدغه این کارشناس فنی این است که تولیدات ایرانی مورد حمایت شرکتهاي بزرگ نفتی قرار گیرند چراکه کیفیت قطعات

 
تولیدي داخلی با نوع خارجی برابري می کند ولی قیمت ها پایین تر است . 



 
معاون بازرگانی شرکت پایوران پارسیان : بحث خلاقیت و ابتکار در تولید قطعات مهم است 

معاون بازرگانی شرکت پایوران پارسیان می گوید : این شرکت 10 سال در زمینه نفت و گاز فعالیت می کند  و طی این مدت توانست 1400

 
قلم کالا را در مناطق تولید کند که از این تعداد 720 قلم تغییر شاخص داده ایم. 

نژاد ابراهیم بیان می کند: بیشترین بحث ما در زمینه تجهیزات ثابت و دوار با  تکنولوژي بالا است و می توان طراحی و ساخت انواع یاتاقان
هاي پابیتی ، مهندسی معکوس ، بازطراحی و ساخت پمپ هاي درون چاهی از نوع SRP و ESP ، طراحی و مهندسی معکوس قطعات

 
یدکی توربین هاي گازي کمپرسورهاي سانتریفوژ و رفت و برگشتی و پمپ هاي فرآیندي را از جمله پروژه هاي  این شرکت نام برد . 

نژاد ابراهیم ، به سوال ما که "چه محصولی در این نمایشگاه رونمایی شده است؟" اینگونه پاسخ می دهد : در این نمایشگاه بیرینگ( یاتاقان

 
لانه زنبوري )را رونمایی کردیم که  براي تست عملکردي هم مونتاژ شد . 

وي می افزاید : بحث خلاقیت وابتکار در تولید قطعات مهم است .خیلی از کالاهایی که دیگر شرکت ها نتوانستند بسازند ما تولید کردیم و

 
قطعاتی ساختیم که سال هاي گذشته وارد کشور می شد . 

معاون بازرگانی شرکت پایوران پارسیان ،  پمپ میله اي مکشی را دیگر محصول تولید شده این شرکت خوانده که در نمایشگاه به عرضه

 
نمایش گذاشته شده است . 

وي می افزاید : پمپ میله اي مکشی قدیمی ترین روش فرازآوري مصنوعی در دنیا است که به دلیل سادگی و عمر کارکرد بالا یکی از
مناسب ترین گزینه ها براي تولید از چاه هاي با پتانسیل تولید پایین و اماکن تبدیل شده است  وتوصیه من این است که شرکتهایی که صفر

 
تا صد  کالا را ساخته اند مورد حمایت قرار گیرند نه اینکه شرکتهاي جدید تازه به میدان آمده مورد حمایت واقع شوند . 

 
  

 
مدیر فنی مهندسی شرکت بهسازان جنوب : با تلاش مهندسان ایرانی قطعات بطور کامل  بومی سازي شده است 

مدیر فنی مهندسی شرکت بهسازان جنوب می گوید : این شرکت دانش بنیان، با توجه به مقوله تحقیق و توسعه هر ساله محصولات جدید
وارد بازار می کند . انواع شیرآلات دروزاه فابریکتت براي پروژه گروه جاسک و انواع شیرآلاات یک طرفه وشیرآلات انژکتوري سایز بالا که براي

 
نخستین بار در کشور تولید شدند را می توان محصولات جدید این شرکت نام برد . 

حسین صحرایی اظهار می کند : مهندسان شرکت بهسازان توانستند قطعات وارداتی را در کشور طراحی و تولید کنند .عمده فعالیت هاي این



 
شرکت ایجاد، طراحی و تولید شیرآلات و تجهیزات سرچاهی صنعت نفت است. 

وي می افزاید : پس از تلاش هاي فراوان مهندسان این شرکت توانستند ولو 42 اینچ خطوط لوله هاي نفت را در کشور طراحی و تولید کنند.

 
تمامی این قطعات گذشته وارداتی بوده اما امروز با تلاش مهندسان ایرانی کاملا بومی سازي شده است . 

وي خاطر نشان می کند : این شرکت در سال 1373 با هدف فعالیت در حوزه نفت وگاز کشور تاسیس شده است .در حال حاضر در شهرك
شماره 3 اهواز هست با 150 پرسنل مستقیم و 150 پرسنل غیر مستقیم در فضاي کارخانه 3هکتاري کار میکنه و سالانه توان تولید 10 هزار

 
قطعه  را دارد . 

 
 

 
مدیرعامل شرکت نفت و گاز اروندان : رویکرد ما توسعه همکاري با بخش خصوصی است 

مدیرعامل شرکت نفت و گاز اروندان می گوید :  با توجه به وجود ظرفیتهاي بومی باید زمینه لازم براي پیشرفت سازندگان  و تامین

 
کنندگان داخلی فراهم شود . 

عذاري اهوازي اظهار می کند : تأکید مجموعه وزارت نفت و شرکت ملی نفت ایران بر ساخت داخلی تجهیزات و ارتقاي اقلام تولیدي مورد

 
نیاز، راهبردي است که می تواند این صنعت را در شرایط کنونی به اهداف و چشم اندازهایی که ترسیم شده است نزدیک تر کند . 

این مقام مسئول می گوید : شرکت نفت و گاز اروندان به عنوان یکی از زیرمجموعه هاي شرکت ملی نفت ایران همسو با سیاست هاي دولت

 
و نظام مقدس جمهوري اسلامی تلاش می کند تا از ساخت داخل حمایت کند . 

عذاري اهوازي تصریح میکند  : رویکرد این شرکت این است که زمینه توسعه همکاري خود را با بخش خصوصی و شرکتهاي دانش بنیان

 
بیش از قبل فراهم کند . 

وي تصریح می کند : دوازدهمین نمایشگاه صنعت نفت گامی بود تا سازندگان تجهیزات داخلی توانمندي هاي خود را ارائه دهند وبراي رونق

 
تولید و ایجاد فرصت هاي شغلی پایدار برنامه ریزي کننند که این خود منجر به رفع چالش هاي حوزه اقتصاد کشور می شود . 



 
  

مدیر عامل شرکت ملی مناطق نفتخیز جنوب : استقبال سازندگان داخلی  از نمایشگاه تجهیزات صنعت نفت بسیار خوب بود/ معبر اصلی

 
صدور خدمات فنی مهندسی از ساخت کالاي داخلی شروع می شود 

ارزیابی مدیر عامل شرکت ملی مناطق نفتخیز جنوب از نمایشگاه تخصصی صنعت نفت نیز بر این بوده است که  استقبال سازندگان از
نمایشگاه بسیار خوب بود و از  220 شرکت ، 90 درصد سازندگان و 10 درصد تامین کنندگان کالا ي نفتی بودند و می توان گفت قریب

 
نیمی از شرکتهاي سازنده دانش بنیان بوده اند . 

علیرضا دانشی به سوال ما در خصوص "روند صدور خدمات فنی مهندسی " اینگونه پاسخ می دهد :  معبر صدور خدمات فنی مهندسی از
ساخت کالاي داخلی شروع می شود . زمانی  که ساخت کالاي داخل توسعه می یابد، بسترها براي فعالیت برون مرزي سازندگان آماده و

 
زمینه فعالیت گسترده خدمات فنی مهندسی فراهم می شود . 

 دانشی بیان می کند : با صدور خدمات فنی مهندسی ،ساختارها و زیر ساخت ها را به هم نزدیک می کنیم تا در قالب یک فرایند در گام

 
بعدي ارتباطات بیرونی را برقرار کنیم . 

مدیر عامل شرکت ملی مناطق نفتخیز جنوب تصریح می کند : خوشبختانه در دوازدهمین نمایشگاه تخصصی تجهیزات صنعت نفت ، برخی 

 
نماینده گان شرکت هاي  بیرون کشورمان هم حضور داشتند و این امید می رود که قدم هاي مثبتی برداشته شود . 

وي می افزاید : سازندگان داخلی از لحاظ علمی و فنی از توانمندي ویژه برخودارند و در این میان قریب 60 تولید کننده استان خوزستان

 
شرکت داشتند که نشان از استقبال کم نظیر بوده و نقطه عطفی براي عقد قرادادهاي نفتی آینده است . 



 

 

 
 

به گزارش نبض شهر ،  آنچه مشخص است برپایی دوازدهمین نمایشگاه تخصصی صنعت نفت در بهمن ماه سال جاري با حضور 220 شرکت
از سراسر کشور که نیمی از آنها دانش بنیان و 90 درصد سازندگان تجهیزات بوده اند ،نمایانگر این است متخصصان داخلی کشورمان
توانمندي هاي زیادي دارند که باید به آنها اعتماد  و آنها را باور کرد .سازندگان داخلی در شرایط سخت و بحرانی هیچ گاه تسلیم نشده اندو

 
تولید را متوقف نکرده اند . 

براي اینکه سازندگان داخلی صنعت نفت بتوانند پله هاي پیشرفت وتوسعه را طی کنند نیازمند رفع موانع تولید و حمایت شرکتهاي نفتی

 
هستند و درصورت محقق شدن این شرایط ، کشور به خودکفایی رسیده و از وابستگی به واردات کالاهاي خارجی هم رها می شویم . 

شهرزاد امیري



شمول مالی پست بانک ایران در کشور به 54 درصد افزایش پیدا کرده است

منبع: شما و اقتصادشماره خبر:  267  |  تاریخ: 1400/11/22

شمول مالی پست بانک ایران در کشور به 54 درصد افزایش پیدا کرده است 

 
 

 
-  چهره شکسته و تیپ عجیب احسان علیخانی | احسان علیخانی ده سال پیر شد 

مدیرعامل پست بانک ایران در مراسم افتتاح 605 طرح و پروژه بانک با اشاره به اینکه افتتاح 83 باجه بانکی روستایی به چرخه ارائه خدمات
مالی و بانکی، به صورت مستقیم با رفاه اجتماعی مردم در مناطق هدف بانک ارتباط دارد، گفت: امروز 35 خدمت بانکی به مردم مناطق
روستایی ارائه می شود و 168 هزار نفر از جمعیت روستایی به بهره برداران خدمات بانکی پست بانک ایران اضافه شد و شمول مالی پست

 
بانک ایران در کشور را به 54 درصد ارتقا داد. 

به گزارش شما و اقتصاد و به نقل از اداره کل روابط عمومی پست بانک ایران: «بهزاد شیري» با تاکید بر اینکه اضافه شدن یک درصد به
شمول مالی در مناطق روستایی به یکباره اتفاق نمی افتد، بلکه حاصل تلاش، برنامه ریزي مدیران و کارکنان بانک است، افزود: در طرح
«پست بانکی شو» همکاران ما توانستند با مراجعه حضوري به منازل مردم در روستاها 650 هزار فقره حساب جدید افتتاح کنند که شمول

 
مالی پست بانک ایران را چهار درصد افزایش داد. 

مدیرعامل بانک با اشاره به اینکه توسعه شمول مالی بانک همواره قطره چکانی ولی پیوسته بوده است، ادامه داد: امیدوارم با تلاش بیشتر 80

 
درصد جمعیت روستایی کشور به صورت مستقیم از خدمات پست بانک ایران بهره مند شوند. 

دکتر شیري با بیان اینکه در حال حاضر نزدیک به 9 هزار نفر با فعالیت در باجه هاي بانکی روستایی داراي درآمد ثایت و پایدار هستند،
خاطرنشان کرد: در 33 ماه گذشته ، پنج برابر درآمد آنان افرایش پیدا کرده و به عبارت دیگر نزدیک به 500 درصد درآمد آنان افزایش پیدا
کرده است. به عبارت دیگر درآمد باجه هاي بانکی روستایی هر سال به طور متوسط تا 170 درصد افزایش داشته است و پایداري درآمد باعث

 
به وجود آمدن شغل با ثبات در محیط روستایی شده است. 

بالاترین مقام اجرایی بانک با تاکید بر اینکه به ازاي هر 100 نفر کارمند مستقیم بانک، 322 نفر اشتغال مستقیم در باجه هاي بانکی
روستایی ایجاد شده است، گفت: این مدل همکاري مطلوب بخش دولتی و خصوصی است که در ارتباط با هم، در یک همکاري تنگاتنگ برد-
برد همگام هستند و این همکاري تبعات و آثار جانبی هم به دنبال دارد و به عنوان «آثار اجتماعی خدمات» محسوب می شود که یکی از این



 
آثار، تامین مالی در روستاها است. 

وي با اشاره به ایجاد 52 هزار و 460 شغل از محل این تامین مالی در روستاها افزود: صرفه جویی11 هزار و 170 میلیون لیتري بنزین در

 
سال که بیش از 168 هزار میلیارد ریال در مصرف بهینه سوخت کشور تاثیر دارد یکی از ابن آثار اجتماعی خدمات است. 

دکتر شیري ادامه داد: محاسبات نشان می دهد که حضور پست بانک ایران در روستاها،  106 میلیون ساعت در سال، از حضور نیروي انسانی

 
براي انجام عملیات مالی در شهرها صرفه جویی می کند که معادل 11 هزار میلیارد ریال در مقیاس اقتصادي کشور است. 

مدیرعامل بانک با اشاره به اینکه در هر سال به طور متوسط 82 میلیون تراکنش بانکی از طریق ابزارهاي مالی یا باجه هاي بانکی روستایی

 
انجام می شود، گفت: که به عنوان آثار اجتماعی حضور پست بانک در اقتصاد ملی جایگاه ویژه اي داشته باشد. 

بالاترین مقام اجرایی بانک استفاده کنندگان از اینترنت و موبایل بانک پست بانک ایران در روستاها را بیش از دو میلیون و 200 هزار نفر
اعلام کرد و افزود: استفاده از این ابزارها علاوه بر اینکه دسترسی به خدمات بانکی را تسریع می کند، سواد الکترونیکی و شکاف دیجیتال
روستاها و شهرها را کم می کند که برنامه بانک نیز توسعه این بخش از خدمات است تا درصد شمولیت بانکداري الکترونیک در حوزه روستا

 
متناسب با نقاط شهري افزایش پیدا کند. 

دکتر شیري با بیان اینکه نگاه ما به ارائه خدمات بانکی علاوه بر دیدگاه کسب و کاري براي باجه هاي بانکی روستایی، توجه بیشتر مسئولیت
هاي اجتماعی در حوزه روستا است که از طریق باجه هاي بانکی روستایی اتفاق می افتد، گفت: وزیر ارتباطات و فناوري اطلاعات براي سال
آتی با پیشنهاد پست بانک ایران براي توسعه ابزارهاي پرداخت در روستاها، با استفاده از امکانات این وزارتخانه موافقت کرده است و دستورات
لازم به واحدهاي مربوط داده شده که با انجام این پیشنهاد، جهش دیگري در حوزه بانکداري الکترونیک در باجه هاي بانکی و کسب و

 
کارهاي روستایی اتفاق می افتد. 

بر اساس این گزارش، 605 پروژه پست بانک ایران با اعتباري بالغ بر دو هزار و 57 میلیارد ریال از محل اعتبارات بخش دولتی و خصوصی در
سراسر کشور با حضور مدیر عامل، اعضاي هیات مدیره و معاونین و مدیران امور و با حضور آنلاین مدیران استانی به مناسبت دهه مبارك

فجر و در آستانه چهل و سومین سالگرد انقلاب اسلامی افتتاح و مورد بهره برداري قرار گرفت.



80 درصد کالاهاي صنعت نفت، بومی سازي شده است

منبع: حبیب خبرشماره خبر:  268  |  تاریخ: 1400/11/22

سرپرست مدیریت امور فنی شرکت ملی مناطق نفتخیز جنوب
با تشریح دستاوردهاي صنعت نفت پس از پیروزي انقلاب
اسلامی گفت: با تلاش هاي صورت گرفته با هدف قطع
وابستگی به خارج، هم اکنون80  درصد کالاي مورد نیاز

 
صنعت نفت، بومی سازي شده است. 

به گزارش حبیب خبر از پایگاه اطلاع رسانی نفتخیز، رامین
روغنیان در گفت وگو با شبکه استانی سیماي خوزستان اظهار

کرد: تا پیش از انقلاب اسلامی شرکت هاي خارجی موسوم به هفت خواهران (شرکت نفت ایران و انگلیس یا بی پی، گلف اویل، استاندارد
اویل کالیفرنیا، تکزاکو یا شورون، رویال داچ شل، استاندارد اویل نیوجرسی(اسو)، استاندارد اویل نیویورك یا موبیل (اکسون موبیل) مسوولیت
توسعه و تولید میادین نفتی را بر عهده داشتند که با پیروزي شکوهمند انقلاب اسلامی و خروج شرکت هاي خارجی، مسوولیت توسعه و

 
تولید میادین بدست متخصصان ایرانی افتاد. 

او افزود: در جنگ تحمیلی نیز به رغم بمباران هاي سنگین دشمن، متخصصان داخلی توانستند چرخ این صنعت عظیم را بچرخانند و اجازه

 
ندادند حتی یک روز صادرات نفت قطع شود. 

روغنیان با بیان اینکه این اقدامات مصداق جهاد اقتصادي است تصریح کرد: نمونه بارز این جهاد اقتصادي توسعه 35 میدان بزرگ و کوچک

 
نفتی پس از انقلاب، علاوه بر تداوم تولید از میادین موجود است. 

او افزود: تولید و توسعه میادین نفت و گاز، مستلزم استفاده از تجهیزات و فناوري هاي منحصر به فرد است و فقط توسط شرکت هایی

 
معدودي در دنیا تهیه می شوند که با وضع تحریم هاي ظالمانه علیه کشور صنعت نفت وارد مرحله جدیدي از حیات خود شد. 

سرپرست مدیریت امور فنی شرکت ملی مناطق نفتخیز جنوب گفت: هدف تحریم ها یکی قطع صادرات نفت براي  ضربه به اقتصاد کشور و
دیگري تضعیف صنعت نفت و کاهش توان تولید کشور از طریق جلوگیري از ورود تجهیزات و کالاهاي مورد نیاز بود و از این طریق تولید

 
نفت که به شدت وابسته به تامین قطعات و تجهیزات خاص است در معرض خطر قرار گرفت. 

او ادامه داد: در این برهه بار دیگر به کمک غیرت، توانمندي و نبوغ متخصصان ایرانی موضوع ساخت تجهیزات، قطعات و کالاي مورد نیاز
صنعت نفت در صدر اهداف شرکت هاي سازنده و دانش بنیان قرار گرفت و با همت این عزیزان تا کنون قریب 80 درصد این کالاها و

 
تجهیزات در داخل کشور ساخته شده  و مابقی نیز در حال ساخت است. 

روغنیان افزود: از جمله دستاوردهاي بومی سازي می توان به ساخت انواع نرم افزارهاي لازم براي شبیه سازي میادین نفتی، افزایه ها و

 
سیالات حفاري، مواد کنترل کننده هرزروي و رشته تکمیلی 5000 پامی و 10000 پامی است. 



او با بیان اینکه هم اکنون مراحل ساخت رشته تکمیلی 15000 پامی نیز به اتمام رسیده و در مراحل تست میدانی است گفت: ساخت انواع
مته ها مخلوطی و pdc و 100 درصد سیالات حفاري و افزایه آنها، سیمان حفاري کلیه کلاس ها و بیش از 75 درصد افزایه ها، کلیه اقلام

 
تاج چاه و بخش اعظم لوله هاي جداري از سایز 7  اینچ به بالا از دستاوردهاي صنعت نفت در حوزه بومی سازي تجهیزات مورد نیاز است. 

روغنیان با اشاره به نقش شرکت هاي دانش بنیان در استقلال صنعت نفت و خنثی سازي کارزارهاي فشار و تحریم گفت: بومی سازي پمپ
هاي SRP توسط شرکت دانش بنیان متعلق به دانشگاه چمران اهواز، ساخت پکر و پلاگ هاي قابل نصب و برداشت با تکنولوژي نانو توسط
شرکت وابسته به دانشگاه شریف و ساخت رشته تکمیلی دوگانه که در مرحله تست میدانی است، ساخت توربین تیدا، قطعات مختلف توربین
و کمپرسور، انواع پمپ هاي تک مرحله اي و چند مرحله اي، دستگاه هاي MOT  و خطوط لوله بخش دیگري از افتخارات صنعت نفت در

 
زمینه رفع وابستگی به شرکت هاي خارجی است. 

او تصریح کرد: ساخت این تجهیزات و ادوات و کالاها نه فقط با مهندسی معکوس بلکه از طریق کسب دانش فنی و با طراحی ایرانی صورت

 
گرفته است و  صدور این تجهیزات در آینده نزدیک می تواند منبعی براي درآمد ارزي کشور باشد. 

سرپرست مدیریت امور فنی شرکت ملی مناطق نفتخیز جنوب در پایان گفت: با توجه به ایجاد فضاي قانونی مناسب مثل قانون ساخت بار
اول، از همه شرکت هاي دانش بنیاد دعوت می کنم از این فرصت استفاده کنند تا ضمن رفع گلوگاه هاي صنعت نفت، ضمن ایجاد اشتغال و

جلوگیري از خروج ارز از کشور، در کنار هم گام هاي بلندي را در استقلال و افزایش بنیه علمی و اقتصادي کشور برداریم.



فرماندار شهرستان هفتکل: حمایت از سرمایه گذاري در حوزه اشتغال اولویت دولت

آیت االله رییسی است

منبع: خبر فوريشماره خبر:  269  |  تاریخ: 1400/11/22

فرماندار هفتکل ندر مراسم کلنگ زنی بزرگترین مجتمع خدمات رفاهی و گردشگري کشور در جاده اهواز هفتکل به باغملک با
تبریک بمناسبت فرا رسیدن ایام االله دهه مبارکه فجر گفت: یکی از مشکلات اساسی کشور بحث بیکاري و کمبود فرصت هاي شغلی

است.

فرماندار هفتکل ندر مراسم کلنگ زنی بزرگترین مجتمع خدمات رفاهی و گردشگري کشور در جاده اهواز هفتکل به باغملک با تبریک

 
بمناسبت فرا رسیدن ایام االله دهه مبارکه فجر گفت: یکی از مشکلات اساسی کشور بحث بیکاري و کمبود فرصت هاي شغلی است. 

 
 

به گزارش پایگاه خبري خبر فوري در خوزستان  عبدالرحیم دمساز ، گفت : آنچه که امروز جوانان این مرز و بوم را آزار می دهد ، بحث

 
بیکاري و کمبود فرصت هاي شغلی است . 

 
وي تاکید کرد : بیکاري و کمبود فرصت هاي شغلی ، باعث تشدید  آسیب هاي اجتماعی شده است . 

دمساز با اشاره به رویکرد  دولت انقلابی و مردمی آیت االله رئیسی ، در حوزه حمایت از طرح هاي اشتغالزا در کشور اظهار داشت : یکی از
کارهاي دولت مردمی سیزدهم؛ حمایت از کارآفرین ها و سرمایه گذارانی  خواهد بود که براي رفع بیکاري قدمی بردارند و سرمایه گذاري

 
کنند . 

فرماندار هفتکل با تقدیر از اقاي افراشته به دلیل سرمایه گذاري در احداث بزرگترین مجتمع خدماتی؛ رفاهی و گردشگري در منطقه هفتکل
تاکید کرد : مجموعه فرمانداري و دیگر ارگان و دستگاه هاي اجرایی از سرمایه گذاران و همه عزیزانی که حاضر می شوند ، سرمایه شخصی 
خود را در جهت ایجاد اشتغال و رفع بیکاري پاي کار بیاورند و  در این مسیر پرخیر و برکت گامی بردارند   ، حمایت قاطع و ویژه خواهد کرد

 
و در این مسیر دست همه این عزیزان را به گرمی می فشاریم. 



 
 

این مقام مسئول ادامه داد : ان شااالله که هر چه زود تر این مجتمع شروع به کار کند و موجبات اشتغال جوانان شهر را فراهم کند و ما هم در

 
جهت تسریع در روند احداث این پروژه  حمایت هاي لازم را به عمل خواهیم آورد. 

فرماندار شهرستان هفتکل  یادآور شد : در بحث حمایت هاي دولتی ، تاکنون حمایت ها و مشوق ها  از طرح هاي سرمایه گذاران  داشتیم.
در  این راستا در جهت اجرا و تکمیل پروژه ؛ زمین  از طریق منابع طبیعی در اختیار سرمایه گذاران قرار می گیرد. همچنین  با مدیر عاملان
بانک هاي استان هم صحبت کردیم تا هیچ گونه سقفی در بحث تسهیلات براي عزیزان جهت دریافت تسهیلات از بانک هاي استان نداشته

 
باشیم  . 

فرماندار هفتکل ضمن تشکر و قدردانی از برگزار کنندگان این مراسم باشکوه  افزود : تشکر می کنیم از عزیزانی که امروز این مراسم کلنگ
زنی  را برگزار کردند  و بخصوص از جناب آقاي افراشته سرمایه گذار محترم ،  عزیزان هنرمند و عزیزانی که از سایر دستگاه هاي دولتی و

 
شهرهاي همجوار و فرستاده محترم دفتر نماینده مجلس شوراي اسلامی در این مراسم شرکت داشتند نیز نقدیر و تشکر میکنم . 

گفتنی است در این آیین  مهندس امیري زاده ؛ رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان خوزستان  ، حسین نظري ؛  معاون اشتغال و
کارآفرینی اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان خوزستان ،  مهندس موسوي رئیس سرمایه گذاري میراث فرهنگی استان  ؛  مهندس

 
قاسمی معاونت صنایع دستی  میراث فرهنگی استان خوزستان  ، فرماندار هفتکل، شهردار هفتکل  ، فرماندهی سپاه هفتکل،  

رئیس سازمان تبلیغات اسلامی هفتگل ، فرمانده انتظامی هفتکل ، سران قبایل و بزرگان شهرستان هاي ایذه ، باغملک و هفتکل ؛ جمعی از

 
فرهیختگان؛ هنرمندان ؛ فعالان حوزه میراث فرهنگی و گردشگري و اصحاب رسانه حضور داشتند 



 
 

گفتنی است در این آیین  مهندس امیري زاده ؛ رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان خوزستان  ، حسین نظري ؛  معاون اشتغال و
کارآفرینی اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان خوزستان ،  مهندس موسوي رئیس سرمایه گذاري میراث فرهنگی استان  ؛  مهندس
قاسمی معاونت صنایع دستی  میراث فرهنگی استان خوزستان  ، سرهنگ سلطان زاده معاونت بهداشت و درمان  سپاه حضرت ولی عصر (
عج) فرماندار هفتکل، شهردار هفتکل  ، فرماندهی سپاه هفتکل،  رئیس سازمان تبلیغات اسلامی هفتگل ، فرمانده انتظامی هفتکل ، سران
قبایل و بزرگان شهرستان هاي ایذه ، باغملک و هفتکل ؛ جمعی از فرهیختگان؛ هنرمندان ؛ فعالان حوزه میراث فرهنگی و گردشگري و

اصحاب رسانه حضور داشتند.



آغاز عملیات ساخت پست 132/20 کیلوولت شهرك صنعتی گناباد

منبع: ایسناشماره خبر:  270  |  تاریخ: 1400/11/22

با حضور استاندار خراسان رضوي عملیات ساخت پست 132/20 کیلوولت شهرك صنعتی گناباد آغاز شد.

یعقوبعلی نظري در این مراسم با تاکید بر اهمیت افزایش
زیرساخت هاي لازم براي رونق اقتصادي، تولید و کارآفرینی
اظهار کرد: رویکرد مدیریت استان فعال شدن اقتصاد در بخش
هاي مختلف است چرا که تحقق این مهم بر معیشت و زندگی

 
مردم تاثیر دارد. 

وي گفت: باید با خدمات مناسب و رفع مشکلات موجود مردم
را را امیدوار کنیم. هیچ مشکلی نباید براي تامین زیرساخت
سرمایه گذاري هاي در دست اجرا در خراسان رضوي وجود
داشته باشد و باید با رفع مشکلات موجود این امر سرعت

 
گیرد. 

استاندار خراسان رضوي گفت: رونق اقتصادي و اشتغال باید محور توجه همه بخش ها و دست اندرکاران ذیربط قرار بگیرد و با اتحاد و

 
همدلی این مشکلات رفع شود. 

آغاز عملیات اجرایی پست شهرك صنعتی گناباد با هدف تامین برق واحدهاي صنعتی این استان است که به دلیل پربار شدن پست قبلی

 
احداث این پست در دستور کار قرار گرفت. 

 
افتتاح کارخانه خوراك دام در کاخک گناباد 

افتتاح یک واحد کارخانه خوراك دام در ناحیه صنعتی کاخک شهرستان گناباد از دیگر برنامه هاي سفر استاندار خراسان رضوي به شهرستان

 
گناباد بود. 

بنا بر گزارش روابط عمومی استانداري خراسان رضوي، براي این پروژه که به صورت مستقیم براي 17 نفر اشتغال مستقیم ایجاد می کند،

 
مبلغ 130 میلیارد ریال سرمایه گذاري شده است. 

 
برگزاري نشست بررسی مشکلات شهرك صنعتی گناباد با حضور استاندار خراسان رضوي 

در ادامه سفر استاندار خراسان رضوي به گناباد نشست بررسی مشکلات شهرك صنعتی گناباد برگزار شد. استاندار خراسان رضوي این

 
نشست گفت: باید از ظرفیت هاي موجود استان براي رفع مسائل و مشکلات واحدهاي تولیدي بهره گرفت. 

نظري ادامه داد: باید ایجاد شهرك صنعتی شماره دو گناباد با مکان یابی دقیق و توجه به زیرساخت هاي مورد نیاز مانند فرودگاه، خط ریلی



 
و محورهاي مواصلاتی جانمایی شوند. 

 
وي گفت: الزامات و مسائل شهرك هاي کوثر و کاخک گناباد هم باید در جلسه جداگانه مورد بررسی دقیق قرار گیرند. 

بنا بر گزارش اداره کل روابط عمومی استانداري خراسان رضوي استاندار خراسان رضوي تاکید کرد: باید به سمت ایجاد شهرك هاي تخصصی

 
متناسب با ظرفیت هاي منطقه اي پیش برویم و صنایع متناسب با وضعیت و شرایط هر منطقه در آن ها ایجاد شوند. 

انتهاي پیام



اعطاي 15 میلیارد تومان تسهیلات به شرکت هاي دانش بنیان در گلستان/ فعالیت 12

مرکز نوآوري رشد در گلستان

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  271  |  تاریخ: 1400/11/22

به گزارش خبرگزاري فارس از گرگان، مهدي غفاري عصر
امروز در نشست با مدیران شرکت هاي دانش بنیان، خلاق و
فناور پارك علم و فناوري استان اظهار کرد: در پارك هاي علم
و فناوري طرح و ایده هاي قابل تجاري سازي با حمایت هاي

 
مختلف به عرصه تولید و کارآفرینی می رسند. 

وي ادامه داد: مدل پارك ها مدل بسیار کمک کننده براي

 
پیشرفت، توسعه کشور و اشتغالزایی است. 

رئیس پارك علم و فناوري گلستان تصریح کرد: ما به نتیجه رسیدیم که کسب و کار خود تنها یک ایده خوب نیست بلکه باید بسته

 
چندوجهی از بازار در کنار صاحبان ایده قرار بگیرد تا موفق شوند. 

غفاري بیان کرد: معتقدم اگر قرار است یک کسب و کار شکست بخورد در اکوسیستم پارك شکست بخورد بهتر از این است که در بازار

 
سرمایه شکست بخورد. 

 
یک هزار و 843 نفر در پارك علم و فناوري گلستان فعالیت دارند 

 
وي افزود: در پارك علم و فناوري گلستان 153 واحد فناور و 8 مرکز رشد در حال فعالیت هستند. 

رئیس پارك علم و فناوري گلستان با اشاره به اینکه یک هزار و 843 نفر در پارك علم و فناوري گلستان فعالیت دارند، گفت: 38 واحد فنی

 
در پارك هاي استان با سرمایه بیش از 2 میلیارد ریال تجاري سازي شده اند. 

 
غفاري بیان کرد: گلستان رتبه بیستم از نظر تعداد شرکت هاي دانش بنیان در سطح کشور را به خود اختصاص داده است. 

 
وي افزود: این امکان وجود دارد براي سال 1404 این جایگاه به جایگاه 13 کشور ارتقاء پیدا کند. 

 
12 مرکز نوآوري رشد در استان گلستان فعال است 

رئیس پارك علم و فناوري گلستان تصریح کرد: پارك علم و فناوري دستگاه صدور مجوز نیست و ما پیشنهاد می کنیم وضع موجود احصا
شده و از طریق یک کارگروه مشخص در دستگاه ها این دغدغه ایجاد شود که دستگاه ها از این شرکت ها حمایت کرده و سهم استان را در

 
ایجاد شرکت هاي دانش بنیان افزایش دهد. 



غفاري گفت: سال 1398 فضاي اختصاصی پارك حدود 2 هزار متر مربع بوده که امروز به 17 هزار مترمربع رسیده که اکثر این فضا، فضاهاي

 
دستگاه هاي دیگر است که با رایزنی و اقدامات مادي و معنوي فضاها را در اختیار گرفته ایم. 

وي با اشاره به اینکه 12 مرکز نوآوري رشد در استان فعال است، تاکید کرد: در سال 1397 تسهیلات اعطا شده به واحد هاي فن آور 300

 
میلیون تومان بوده که امروز تا الان 15 میلیارد تومان تسهلات اعطا شده است. 

انتهاي پیام/83004



تولید مهم ترین مولفه اقتدار کشور است

منبع: خبرگزاري دفاع مقدسشماره خبر:  272  |  تاریخ: 1400/11/22

به گزارش دفاع پرس از ساري، «سیدمحمود حسینی پور» استاندار مازندران
امروز در آئین افتتاح همزمان 59 پروژه شاخص بخش کشاورزي مازندران و
بهره برداري از گلخانه ي هیدروپونیک پرورش گل آنتوریوم روستاي
آهنگرکلا بخش دشت سر آمل با اشاره به اینکه کشاورزي استان باید به
سرعت در مسیر صنعتی قرار گیرد، اظهار داشت: مجموعه کشاورزي استان
و دانشگاه ها می بایست پاي کار بیایند و حمایت از بخش نخبگانی صنعت

 
کشاورزي برنامه مهم و جدي ماست. 

استاندار مازندران افزود: تامین نیاز هاي بذري بخش کشاورزي استان بصورت ویژه در دستور کار قرار دارد و اگر نتوانیم خودمان را به سرعت

 
از بخش کشاورزي سنتی به کشاورزي صنعتی برسانیم در رقابت با کشور هاي اطراف عقب می مانیم. 

وي گفت: تولید مهم ترین مولفه اقتدار کشور است و استان مازندران با افتخار 12 درصد سبد غذایی کشور را تامین می کند و 2.5 درصد

 
اراضی زارعی را برعهده دارد. 

حسینی پور اظهار کرد: این پروژه یکی از شاخص ها و خروجی هاي انقلاب اسلامی است هرکس که مدعی انقلاب گري است باید تلاش کند

 
در عرصه تولید که خواست رهبر معظم انقلاب است رونق و شکوفایی اقتصادي ایجاد کند. 

وي افزود: مازندران مستعد در بخش کشاورزي است و حسب نظر رهبري، استانی که دریا و جنگل دارد نباید بیکار و فقیر داشته باشد و

 
دولت از تولیدکنندگان و کارآفرینان حمایت ویژه اي می کند. 

حسینی پور اظهار کرد: در همه عرصه ها در کشور رشد کردیم، در تولید علم، اقتدار علمی، نظامی، فرهنگی، دینی و اجتماعی رو به جلو

 
رفتیم و باید با تفکر شهید سلیمانی در حوزه اقتصادي و کشاورزي که اولویت اول دولت است به شکوفایی برسانیم. 

وي یادآور شد: جوانان باید با استفاده از مواهب طبیعی بتوانند در راستاي کارآفرینی و اشتغال گام بردارند تا شاهد شکوفایی رونق روستا ها با

 
استفاده از تولیدات صنعتی باشیم. 

انتهاي پیام/



دانشگاه فنی حرفه اي در واقع سرمایه گذاري براي اشتغال جوانان است

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  273  |  تاریخ: 1400/11/22

سمنان- معاون وزیر علوم بابیان اینکه دانشگاه فنی و حرفه اي نقش بسزایی در ایجاد اشتغال پایدار دارد، گفت: دانشگاه فنی حرفه
اي در واقع سرمایه گذاري براي اشتغال جوانان کشور است.

سمنان- معاون وزیر علوم بابیان اینکه دانشگاه فنی و حرفه اي
نقش بسزایی در ایجاد اشتغال پایدار دارد، گفت: دانشگاه فنی
حرفه اي در واقع سرمایه گذاري براي اشتغال جوانان کشور

 
است. 

به گزارش خبرگزاري مهر، به نقل از روابط عمومی دانشگاه
فنی و حرفه اي استان سمنان، علی خطیبی در حاشیه بازدید
از دانشگاه فنی و حرفه اي سمنان ضمن بیان اینکه عمده فارغ
التحصیلان دانشگاه فنی و حرفه اي در آینده مشغول به کار
می شوند بیان داشت: فارغ التحصیلان دانشگاه فنی و حرفه اي

 
با معضل بیکاري مواجه نیستند. 

وي بابیان اینکه دانشگاه فنی و حرفه اي نقش بسزایی در ایجاد اشتغال پایدار دارد، افزود: دانشگاه فنی حرفه اي در واقع سرمایه گذاري

 
اشتغال جوانان کشور است. 

 
دانشگاه کمک کننده مسیر اشتغال 

معاون وزیر علوم، تحقیقات و فناوري کشور ضمن قول مساعد در خصوص اختصاص بودجه توسعه فضاي کارگاهی و تجهیز کارگاه ها و
آزمایشگاه هاي دانشگاه فنی و حرفه اي، ابراز داشت: هزینه کرد در دانشگاه پویا و جامعه محور فنی حرفه اي در واقع می تواند به اشتغال و

 
رفع بیکاري جوانان کمک کند. 

خطیبی با تاکید بر اینکه فارغ التحصیلان دانشگاه فنی و حرفه اي نقش بسزایی در رفع معضلات صنعتی دارند، تصریح کرد: دانشجویان و

 
اعضاي هیأت علمی دانشگاه فنی و حرفه اي با ظرفیتی که دارند می تواند به اقتصاد آموزش عالی، اقتصاد کشور و اشتغال پایدار کمک کنند. 

وي افزود: با توجه به ضرورت مهارت آموزي دانشجویان در طول دوران تحصیل، دانشگاه فنی و حرفه اي ظرفیت خوبی براي تربیت دانشجوي

 
مهارت محور است. 

 
وجود 3500 دانشجو در دانشگاه هاي فنی و حرفه اي استان سمنان 

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان نیز در این دیدار بابیان اینکه تربیت تکنسین هاي مهارتی زمینه ساز ایجاد اشتغال و کارآفرینی
است، ابراز داشت: دانشگاه فنی و حرفه اي با تربیت تکنسین ها و مهندسان ماهر، شایسته و کارآفرین و نیز تعامل با مراکز صنعتی و بخش

 
هاي دولتی و خصوصی، زمینه هاي لازم را براي کسب مهارت، ایجاد اشتغال و کارآفرینی براي جوانان سرافراز میهن اسلامی فراهم می کند. 



رضا نقدي با اشاره به عملکرد بسیار موفق دانشگاه فنی و حرفه اي در زمینه اشتغال، تصریح کرد: علت آمار اشتغال 65 درصدي فارغ
التحصیلان این دانشگاه را گذراندن دروس مهارتی این دانشجویان قبل از ورود به دانشگاه در هنرستان و کاردانش و برگزاري 70 درصد

 
دروس دانشجویان در کارگاه و آزمایشگاه هاي دانشگاه فنی و حرفه اي و برخورداري از اساتید خبره و مهارتی در سطح این دانشگاه برشمرد. 

وي بیان داشت: دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان در حال حاضر با داشتن بیش از سه هزار و 500 دانشجو و چهار دانشکده در
شهرستان هاي سمنان، شاهرود و امیرآباد دامغان باهدف تربیت نیروي انسانی متخصص، کارآفرین و متناسب با فرصت هاي جدید شغلی
براي پاسخگویی به نیازهاي بازار کار در حوزه هاي مهارتی و تکنولوژي و همچنین افزایش اشتغال مولد و کاهش بیکاري، رسالت و مأموریت

خود را دنبال می کند.



مروري بر 43 سال تلاش براي اسلامی سازي نظام تعلیم و تربیت + فیلم

منبع: شعار سالشماره خبر:  274  |  تاریخ: 1400/11/22

شعار سال: انقلاب اسلامی ایران در حالی به چهل و سومین سالگرد پیروزي خود رسیده است که دستاورد ها و پیشرفت هاي آن در
عرصه داخلی و بین المللی نمایان است. امروز علیرغم هجمه همه جانبه استکبار جهانی و تحریم هاي ناجوانمردانه، هر روز بر

پیشرفت و عظمت انقلاب اسلامی ایران افزوده می شود. در این راستا یک ...

شعار سال: انقلاب اسلامی ایران در حالی به چهل و سومین سالگرد پیروزي خود رسیده است که دستاورد ها و پیشرفت هاي آن در
عرصه داخلی و بین المللی نمایان است. امروز علیرغم هجمه همه جانبه استکبار جهانی و تحریم هاي ناجوانمردانه، هر روز بر پیشرفت و

 
عظمت انقلاب اسلامی ایران افزوده می شود. 

در این راستا یک رسانه با برپایی نشستی به بررسی دستاورد هاي انقلاب اسلامی در حوزه آموزش و پرورش پرداخت. این نشست با حضور
شاپور محمدزاده، معاون وزیر و رئیس سازمان نهضت سوادآموزي و مهدي نویدادهم، مشاور وزیر و دبیر کل سابق شوراي عالی آموزش و

 
پرورش برگزار شد تا ابعاد کمی و کیفی این دستاورد ها و مسیر پیش روي آموزش و پرورش بررسی شود. 

 
دستاورد هاي آموزشی انقلاب اسلامی در ابعاد کمی و کیفی چه بود؟ 

نوید ادهم: نظام آموزشی ایران در دوره مدرنیته با هدفی خاص و مبتنی بر مبانی نظري و فلسفی خاصی شکل گرفت. خوشبختانه در کشوري
زندگی می کنیم که سابقه افتخارآمیز فرهنگی و آموزشی دارد. 11 هزار سال فرهنگ و تمدن ایرانی دستاورد هاي بسیار ارزشمندي در طول
تاریخ به همراه داشت و اندیشمندان، صاحب نظران، فیلسوفان، عارفان، شاعران و عالمانی به جهان علم و اندیشه و زندگی بشر عرضه کرد.
این تاریخ، مکتب و تفکر از طریق نظام هاي آموزشی از نسلی به نسل دیگر منتقل شد. براي مثال زمانی که اکثر کشور هاي مدعی امروز
نامی و نشانی از علم و فکر و اندیشه نداشتند در ایران عزیز ما جندي شاپور وجود داشت یا مدارس نظامیه در دوران اسلامی داشتیم؛ با
همین اندیشه یا تفکر یا حتی براي مثال ربع رشیدي را داشتیم که یک شهر علمی بود. همه این موارد سبب شد تا بوعلی ها، محی الدین ها،
نظامی ها، زکریاي رازي ها و ابن هیثم ها و ... در کشور متولد شوند؛ اما متأسفانه بعد ها به دوره افول برخورد کردیم که در ابعاد مختلف از

 
جمله در بحث آموزش کشور به کاستی و ضعف و زبونی دچار شد؛ به هر ترتیب مرحله به مرحله به جلو آمدیم تا به دوره رنسانس رسیدیم. 

آنجایی که ما در نقطه ضعف قرار داشتیم، اروپا عصر نوزایی و رنسانس خود را آغاز کرد. با تفکر و مبانی فلسفی و نظري جدید یک اندیشه،
مکتب و تمدن جدیدي را بنا نهاد. یکی از دستاورد هاي این اندیشه جدید نهاد آموزش و پرورش به عنوان یک نهاد مدرن بود که همه کشور
ها از جمله ایران کشور سعی کردند تا از آن الگو بگیرند لذا آموزش و پرورشی که امروز ما در اختیار داریم، یک نهاد مدرنی است که با

 
الگوگیري از آنچه در کشور هاي اروپایی وجود داشت، در ایران نیز متولد شد. 
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اهداف، مبانی تئوري و نظریه هاي نهاد آموزش و پرورش ایران تقریباً همان چیزي بود که در غرب وجود داشت، حتی ساختار دوره هاي
آموزشی یا محتواي کتاب هاي درسی تقریباً همان چیزي بود که در غرب وجود داشت. تقریباً از آغازین سال هاي تأسیس مدارس مدرن در
ایران بسیاري از صاحب نظران به این نتیجه رسیدند که این الگوبرداري ناقص است و با فرهنگ ما همخوانی ندارد و نیاز هاي جامعه ایرانی را

 
برآورده نمی کند لذا به آموزش و پرورش دیگري نیاز داشتیم. 



در سال 1327 گروهی از مشاوران آمریکایی براي اولین برنامه ریزي 7 ساله کشور به ایران آمدند و پس از مطالعه و بررسی به این نتیجه
رسیدند که آموزش و پرورش ایران فاقد یک فلسفه بومی است و این کپی برداري از اروپا پاسخ نیاز ایران را نمی دهد. خود متصدیان وقت
آموزش و پرورش به این نتیجه رسیده بودند که آموزش و پرورش با چالش هایی روبرو است و کاستی هایی دارد لذا همان زمان در سال
1343 کنفرانس آموزشی رامسر برگزار شد که خود شاه، فرح، هویدا و وزراي آموزش و پرورش و آموزش عالی در آن حضور داشتند که به
دنبال تحقق انقلاب سفید بودند چراکه اصولی از آن انقلاب اشاره اي به نظام آموزشی داشت. این کنفرانس را تقریباً 9 سال پیاپی در رامسر
برگزار کردند و به ارائه راهکاري براي کارآمدي آموزش و پرورش پرداختند. نتایج این کنفرانس در سال 1355 که آخرین سال برگزاري این

 
کنفرانس بود، نشان داد تغییرات آموزش و پرورش بیشتر منتج به نتیجه براي نظام آموزش عالی شد. 

 
 

پس از پیروزي انقلاب شکوهمند اسلامی، ایجاد نظام تعلیم و تربیتی که مبتنی بر هدف هاي والاي اسلامی و نیاز هاي جامعه و افراد است،
مسئولیتی بس سنگین و دشوار بر دوش متصدیان تعلیم و تربیت مملکت گذاشت تا در پرتو اندیشه ها و تعالیم اسلام، جامعه اي اسلامی و
مستقل بنا سازند. جامعه اي که در آن پرستش خدا، حرکت به سوي خدا و مبارزه با هرگونه فساد و ظلم هدف هاي اساسی حیات انسان را

 
تشکیل می دهند. 

با چنین هدفی، آموزش و پرورش اسلامی هم باید بنیانی محکم و شالوده اي استوار از فلسفه، اصول و برنامه هاي تربیتی اسلامی بنا می شد
و هم با دقت به مقتضیات و امکانات اجرایی جامعه توجه می کرد. ازاین رو، تلاش ها و مجاهدت هاي فراوان و همه جانبه اي به عمل آمد تا
تعریفی از آموزش و پرورش عرضه و هدف هاي مطلوب آن تعیین شود لذا بحث دستیابی به نظام آموزش و پرورش پویا، مؤثر، کارآمد و

 
اثربخش در برنامه و اولویت بنیان گذاران انقلاب اسلامی بود. 

اسناد نشان می دهد فروردین و اردیبهشت سال 1358 بود که فراخوان دادند هر فرد یا گروهی طرح و برنامه اي دارد می تواند نظر خود را
براي تصمیم گیري در آموزش و پرورش ارائه دهد. شوراي عالی انقلاب قانون شوراي عالی آموزش و پرورش به عنوان عالی ترین مرجع

 
سیاست گذاري در آموزش و پرورش را در بهمن سال 1358 تصویب کرد. 

اولین نشست تغییر در آموزش و پرورش بعد از انقلاب در 14 تا 16 اردیبهشت ماه سال 1359 توسط سازمان پژوهش و برنامه ریزي آموزشی
تشکیل شد. امروز بعد از گذشت چهل سال وقتی به این تغییر و تحولات می نگریم، باید اذعان کنیم که هم دستاورد هاي مثبت و هم
کاستی هایی داشتیم. مقایسه تعداد افراد باسواد قبل و بعد از انقلاب یا افزایش تعداد دختران و پسران باسواد بعد از انقلاب از نمونه هاي بارز

 
موفقیت آموزش و پرورش بعد از انقلاب است. 

قبل از انقلاب، 53 درصد از جمعیت کشور بی سواد بودند و دو سوم زنان کشور توانایی خواندن و نوشتن نداشتند، بعد از انقلاب این آمار

 
دستخوش چه تغییراتی شد؟ 



محمدزاده: معمار کبیر انقلاب اسلامی، امام راحل، با دَم مسیحایی خود در 7 دي ماه سال 1358 نهضت سوادآموزي را با شعار، ما سراسر
کشور را مدرسه کنیم تأسیس کردند. تا آخرین سال هاي سقوط رژیم شاهنشاهی خیل عظیمی از کودکان لازم التعلیم از امکان ورود به
مدارس محروم بودند و به همین دلیل روز به روز با توجه به روند صعودي رشد جمعیت، بر تعداد بی سوادان جامعه افزوده می شد. طبق
سرشماري سال 1355 خورشیدي، از کل جمعیت 27.1 میلیون نفري 6 سال به بالا، 14.2 میلیون نفر (52.5 درصد) بی سواد بوده اند. یک
سال پس از پیروزي انقلاب اسلامی در ایران و با توجه به اهمیت و ضرورت سوادآموزي، به فرمان امام خمینی (ره) در دي ماه 1358 نهضت

 
سوادآموزي تأسیس شد. 
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در اساسنامه نهضت سوادآموزي، هدف از تشکیل این نهاد از بین بردن بی سوادي در کشور اعلام شد و در این اساسنامه که در سال 1363 به
تصویب مجلس شوراي اسلامی رسید، نهضت، سازمانی وابسته به وزارت آموزش و پرورش اعلام شد. در این اساسنامه قید شد سرپرست
نهضت به عنوان معاون وزیر آموزش و پرورش و رئیس سازمان انجام وظیفه کند. پس از تأسیس نهضت سوادآموزي تا سال 1365 نزدیک به
11 میلیون نفر به باسوادان کشور افزوده شد و نرخ باسوادي کشور از 47.5 درصد به حدود 61.8 درصد رسید؛ اما به علل گوناگون و از جمله
رشد سریع جمعیت و فقدان امکانات آموزشی براي همه خردسالان، قدر مطلق بی سوادي نه تن ها کاهش نیافته بلکه حدود 600 هزار نفر
نیز افزایش داشته است. با اجراي طرح بسیج عمومی سوادآموزي در سال 1369 و آموزش بیش از 4.1 میلیون نفر بی سواد مطلق در طول
یک دهه، در سال 1375 نرخ باسوادي در ایران به 79.5 درصد رسید که 18 درصد افزایش داشت. این افزایش در سرشماري 1385، 90 و
1395 به ترتیب به 84.6 درصد، 84.8 درصد و 87.6 درصد ادامه پیدا کرد و در برآورد سال 1400 این رقم به 90.5 درصد افزایش یافته

 
است. 

جمعیت 6 سال و بالاتر کشور بالغ بر 71.506.392 شمارش شده است که 62.666.760 نفر آن ها خود را باسواد و 8.795.553 نفر فاقد
سواد اعلام کرده اند. بر این اساس درصد باسوادي از 47.5 درصد سال 1355 به 87.6 درصد در سال 1395 رسیده است و در برآورد سال
1400 به عدد 90.5 درصد افزایش یافته است؛ به عبارت دیگر میزان باسوادي در سال هاي پس از پیروزي انقلاب اسلامی بالغ بر 42.5

 
درصد افزایش یافته است. 

 
 

کل جمعیت 49 - 10 ساله 51.731.334 نفر بوده اند که از این رقم تعداد 49.006.796 نفر باسواد، 2.692.389 نفر بی سواد و 32.149 نفر
اظهارنظر نشده بوده اند. درصد باسوادي در این جمعیت حدود 48.8 درصد در سال 1355 بوده است درحالی که طبق سرشماري سال
1395 این رقم به 94.7 درصد رسیده است و قریب به 46 درصد رشد نشان می دهد که این رقم در برآورد سال 1400 به 97.1 رقم درصد

 
افزایش یافته است. 



در راستاي هدف ایجاد عدالت جنسیتی در سوادآموزي، همچنین ضمانت دسترسی کامل و عادلانه دختران به آموزش پایه باکیفیت مناسب،
در سال هاي مورد مطالعه با اختصاص حدود 80 درصد از فعالیت هاي سوادآموزي به دختران و زنان به خصوص در مناطق روستایی باعث
شده شاخص سواد در قشر زنان با شتاب بیشتري افزایش پیدا کند، به طوري که نتایج سرشماري انجام شده در بین سال هاي 1355 تا سال
1395 نشان می دهد تفاوت نرخ باسوادي در بین زنان و مردان از 23.4 درصد در سال 1355 به حدود 6.8 درصد در سال 1395 کاهش

 
یافته است و این رقم در برآورد سال 1400 به کمتر از 6.1 درصد رسیده است. 

به منظور تحقق عدالت آموزشی و کاهش اختلاف سواد بین مناطق شهري و روستایی کشور، اختصاص حدود 55 درصد از فعالیت هاي
سوادآموزي به مناطق روستایی در 39 سال گذشته، باعث شده شاخص سواد در مناطق محروم کشور بهبود پیدا کند، به طوري که طبق
سرشماري هاي انجام شده، بین سال هاي 1355 تا 1395 میزان باسوادي مناطق شهري از 65.4 درصد در سال 1355 به 90.8 درصد در
سال 1395 افزایش یافته است. در همین زمان نرخ باسوادي مناطق روستایی از 30.5 درصد به 78.5 درصد افزایش نشان می دهد؛ به عبارت
دیگر میزان افزایش باسوادي در مناطق روستایی با شتاب بیشتري صورت گرفته است و تفاوت درصد باسوادي در بین مناطق شهري و
روستایی از 34.9 درصد سال 1355 به حدود 12.3 درصد در سال 1395 کاهش یافته است و این رقم در برآورد سال 1400 به 11 درصد

 
رسیده است. 

 
نقاط قوت آموزش و پرورش در این 43 سال که از عمر انقلاب می گذرد، چیست؟ 

نوید ادهم: دستاورد هاي قابل دفاعی داریم از 48.5 درصد سوادآموزي در آغاز انقلاب به 97 درصد در شرایط فعلی رسیدیم یعنی حدود 50
درصد رشد داشتیم؛ این رشد قابل توجه با صرف هزینه ها و زحمات فراوان به دست آمده است. در ساخت وساز مدارس اکثریت قریب به
اتفاق مدارس نامناسب بودند به طوري که براي مثال در سال 70 یک آمارگیري ملی انجام دادیم بالاي 70 درصد مدارس کشور ناامن بود و
در مقابل کوچک ترین حادثه طبیعی فرومی ریخت با سرمایه گذاري سنگینی که نظام کرد و طرحی را تحت عنوان مقاوم سازي فضاي
آموزشی به وجود آورد، امروز بالاي 80 درصد مدارس کشور مقاوم شدند. دلیل این مدعا این است که در هرجایی که سیل و زلزله آمد و خانه

 
ها و اماکن عمومی تخریب شد، اما تنها مکان هاي پابرجا، مدارس بودند. 

امروز در کشور مدارس، معلمان و مدیرانی داریم که در تراز کشور هاي پیشرفته هستند. از این منظر وقتی به آموزش و پرورش نگاه می
کنیم دستاورد هاي مثبت و ارزشمندي داریم. محتواي کتاب هاي درسی ما امروز در تراز محتواي کتاب هاي درسی کشور هاي پیشرفته دنیا
برابري می کند. جریان فعلی تولید کتاب درسی در برخی موارد با استاندارد هاي جهانی منطبق و در برخی موارد دیگر در فاصله اندکی قرار

 
دارد. تعدادي از کتاب هاي درسی تولید شده در نظام آموزش و پرورش ایران با کتاب هاي درسی کشور هاي پیشرفته قابل رقابت است. 

امروز درصد مدرك تحصیلی معلمان را اگر بخواهیم با اوایل انقلاب مقایسه کنیم متوجه خواهیم شد که 20 درصد معلمان، مدرك لیسانس
داشتند، اما امروز بالاي 80 درصد معلمان ما حداقل مدرك کارشناسی دارند یا 6 هزار دکتري شاغل در آموزش و پرورش در رشته هاي

 
مختلف داریم. 
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محمدزاده: در حوزه سوادآموزي در اوایل انقلاب بالغ بر 95 درصد آموزگار داراي مدرك دیپلم و زیر دیپلم داشتیم، اما امروز صد درصد

 
آموزگاران ما مدرك کارشناسی، کارشناسی ارشد و دکتري دارند. 

نوید ادهم: رشد مدرك تحصیلی و مهارتی معلمان یکی از دستاورد هاي مهم نظام آموزش و پرورش است. امروز دانشگاه فرهنگیان براي
تربیت معلم داریم که متکفل تربیت معلم در سطوح دانشگاهی است. در گذشته دارالمعلمان و دارالمعلمات داشتیم که اساتید خوبی در آن

 
تدریس می کردند. 



 
 

یکی دیگر از دستاورد هاي مهم آموزش و پرورش تبدیل شیوه ارزشیابی نمره محور را به شیوه ارزشیابی کیفی - توصیفی بود. در ارزشیابی
کیفی دیگر نیازي به یک مکان خاص و زمان خاص به نام مدرسه و امتحان و یکسري سؤالات با پاسخ هاي یکسان ندارد. در این ارزشیابی
گاهی نوشتن یک مقاله، ساختن یک وسیله، اجراي یک نمایش، انجام یک آزمایش و حتی خلاصه نویسی و انشا و تحقیق در کتابخانه می

 
تواند ما را به هدف برساند. 

هدف از این ارزشیابی بالا بردن حس اعتمادبه نفس و کنجکاوي و علاقه به درس و علم است. در این ارزشیابی هدف مچ گیري از دانش
آموزان ضعیف نیست، بلکه شناسایی استعداد ها و توانایی ها و رفع نقاط قوت و ضعف براي یاري رساندن به این دانش آموزان و کمک به
برنامه ریزان درسی در برنامه ریزي هر چه صحیح تر و بهتر است. در این ارزشیابی دیگر جایی براي بیماري تب نمره، دل زدگی و شکست و

 
یأس وجود ندارد و باعث شناخت عمیق تر و جامع تر شده و به معلم براي برداشتن گام هاي بعدي کمک می کند. 

محمدزاده: رتبه علمی ایران در جهان قبل از انقلاب 52 بود، اما بعد از انقلاب به رتبه 15 رسید. سرعت پیشرفت علمی در کشور ما 11 برابر
متوسط رشد علم در جهان است. تا قبل از انقلاب هیچ دانشمند برتري جزو دانشمندان 1 درصد برتر جهان نداشتیم. در سال 2016 فقط 2
و 8 دانشمند برتر در میان یک درصد دانشمندان برتر جهان داشتیم. پیش از انقلاب اسلامی، ایران هیچ رتبه المپیادي در جهان نداشت، ولی
اینک همیشه مدال آور و از رتبه هاي برتر دنیاست. در نهایت باید یادآوري کنیم که مقام معظم رهبري هم اشاره دارند که خوبی و دستاورد

 
هاي انقلاب را باید بیان کرد و فقط بر روي نقاط ضعف تکیه نکنیم. 
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نوید ادهم: دستاورد هاي علمی، فناوري کشور معمولاً در سطوح بالاي سنی به بار می نشیند، اما باید فراموش نکنیم مبناي این افتخارات
کاري است که معلمان در دوره ابتدایی انجام می دهند. وقتی با تک تک این دانشمندان و مخترعان صحبت و ریشه موفقیت آن ها را واکاوي
کنید، متوجه خواهیم شد که معلمانی بودند که در سنین کودکی سبب تقویت ذهن پرسش گر و مطالبه گر این عزیزان شدند البته نمی توان

 
منکر زحمات اساتید دانشگاهی شد. 

یکی از دستاورد هاي انقلاب اسلامی در حوزه آموزش و پرورش، تدوین سند تحول آموزش و پرورش است، این سند تا چه حد اجرایی شده

 
است و علت عدم اجراي کامل آن چه مواردي بوده است؟ 

نوید ادهم: تدوین سند تحول بنیادین آموزش و پرورش یکی از دستاورد هاي مهم انقلاب اسلامی است. پیش از انقلاب، کنفرانس ارزشیابی

 
آموزشی رامسر بود، اما بعد از انقلاب تدوین سند تحول آموزش و پرورش یکی از اقدامات بزرگی بود که صورت گرفت. 



پس از پیروزي انقلاب اسلامی همواره موضوع اصلاح و تحول و تغییر در آموزش و پرورش مطرح بوده، به طوري که آموزش و پرورش باید
متناسب با آرمان ها و اهداف انقلاب اسلامی باشد. از روز هاي پس از پیروزي انقلاب اسلامی همواره این نگاه ها در آموزش و پرورش مطرح
بوده، به خصوص در دوران شهید رجایی و شهید باهنر این موضوع بیشتر مورد توجه بوده است. مثلاً تشکیل امور تربیتی در آموزش و
پرورش با نگاهی تحولی و ایجاد گزینش و حوزه نیروي انسانی و تربیت معلم نشانه هایی از این موضوع است که از همان روز ها و سال هاي

 
اول انقلاب مدنظر بوده است. 

در سال هاي 64 و 65 شوراي عالی انقلاب فرهنگی تیمی را مأمور این کار کرد و سند تحولات بنیادین آموزش و پرورش نوشته شد. این سند
پس از پایان جنگ، بخشی از آن در غالب نظام جدید متوسطه در سطح کشور تا سال 1382 به اجرا درآمد. در سال 82 با تصویب هیئت
وزیران، سازمان مدیریت و سازمان آموزش و پرورش موظف شدند نقشه اصلاح و تحول آموزش و پرورش را تهیه کنند که در ابتدا به صورت
سند ملی آموزش و پرورش مطرح بوده و به مرور زمان به سند تحول بنیادین آموزش و پرورش تبدیل شد. این سند ادامه کار هاي پس از
انقلاب است با این تفاوت که از سال 1382 تا 1390 در بازه زمانی شش یا هفت ساله با مشارکت بیش از 500 نفر از اندیشمندان حوزه و
دانشگاه این سند آماده شده که مسیر تحول آموزش و پرورش از سال 1390 تا 1404 را ترسیم کرده که در سه برنامه پنجم و ششم و هفتم

 
باید این سند اجرا می شد. 

باید امکانات لازم فراهم شود و حمایت جدي از آموزش و پرورش صورت گیرد و ثبات مدیریتی و سیاسی در آموزش و پرورش وجود داشته
باشد و آموزش و پرورش اولویت اول کشور باشد. اگر چنین اتفاقی نیفتد، یعنی با بودن سند تحول، آموزش و پرورش در اولویت اول کشور
قرار نگیرد و مشکلات آموزش و پرورش حل نشود، بدیهی است که سند مجموعه اي از دستورالعمل هاست که فقط روي کاغذ است. این امر
باید توسط مجریان و باور پذیري مجریان و بسیج مجریان و امکاناتی که فراهم می شود و تغییر مسیر هایی که باید اتفاق بیفتد، انجام شود
که این تغییر مسیر ها در سند تحول همان چرخش هاي تحول آفرین است. اگر چنین لوازمی فراهم شود حتماً سند تحول می تواند آرزو

 
هایی که در سند هست را در سطح مدرسه تحقق بخشد. 

عوامل تأثیرگذار در محقق نشدن اهداف ما در آموزش و پرورش را به دو دسته عوامل بیرونی و درونی باید تقسیم بندي کرد. در ناکارآمدي
نظام آموزش و پرورش عوامل بیرونی است. اصلی ترین مشکل آموزش و پرورش کوچک انگاري نظام آموزش و پرورش بود. چون این نظام با
کودکان و نوجوانان ارتباط داشت، جدي گرفته نمی شد و میانگین عمر وزراي آموزش و پرورش قبل از انقلاب 15 ماه بود و بعد از انقلاب 22

 
شد که این موضوع نشان می دهد که مشکل کار از کجاست. 

مشکل دیگري که داریم کوچک انگاري اقتصاد آموزش و پرورش است که این عوامل بیرونی اگر برطرف شود رسیدن به اهداف عالی آموزشی
میسر خواهد شد. از منظر عوامل درونی هم عدم چابکی سیستم آموزشی، ترکیب نامناسب نیروي انسانی آسیب جدي به اهداف عالیه آموزش

 
و پرورش رساند. 

محمدزاده: براي اجرایی شدن سند تحول باید تمامی نهاد ها پاي کار بیایند تا درصد اجرایی شدن سند تحول قطعاً افزایش یابد. مقام معظم
رهبري از ما خواستند که سند تحول باید در بین اولیاء و مربیان شناسانده شود. تدوین سند تحول یک اقدام بی سابقه اي بود که می تواند

 
فتح بابی براي تدوین اسناد مشابه براي سایر دستگاه ها و نهاد هاي کشور باشد. 

 
بر اساس سند تحول نهضت سوادآموزي چه وظایفی دارد؟ 

محمدزاده: در سند به صورت مستقیم و روشن به سوادآموزي اشاره نشده است، اما ما بخش هایی از سند را به نفع خود تفسیر کردیم. یکی
از رویکرد هاي ما در حوزه سوادآموزي بحث مدرسه محوري کردن در سوادآموزي است در سند تحول آمده مدرسه کانون فرهنگی و تربیتی
محله است از این بخش سند وام گرفتیم و گفتیم باید سوادآموزي باید در حوزه مدرسه انجام شود. تأکیدات حکیمانه رهبر فرزانه انقلاب



مبنی بر ضرورت تحول بنیادي در آموزش و پرورش با تکیه بر فلسفه تعلیم تربیت اسلامی و تدوین الگوي ایرانی اسلامی براي تحول و پرهیز
از الگو هاي وارداتی، کهنه و تقلیدي محض و به روز نبودن آموزش و پرورش و پاسخگو نبودن آن به نیاز هاي حقیقی نسل آینده، از ضرورت

 
هاي تدوین این سند ارزشمند است. 

براساس دغدغه هاي مقام معظم رهبري در نهضت سوادآموزي باید افراد کم سواد را نیز تحت پوشش خود قرار دهیم. بی سوادي یکی از مهم
ترین معضلات فرهنگی و اجتماعی جوامع است. در ایران مبارزه با بی سوادي یک سابقه 85 ساله دارد و در سال 1315 با آموزش سالمندان
کار خود را شروع کرده است. یکی از موفق ترین کشور ها در زمینه سوادآموزي در جهان هستیم. سواد ابزاري براي زندگی خوب و بهتر

 
زیستن است و باید شرایطی فراهم کنیم تا افراد بی سواد را تشویق کنیم در کلاس هاي درس ما حضور پیدا کنند. 

در ایام کرونا شرایط ویژه اي به وجود آمد و بعضی از اولیا حاضر نشدند که فرزندان خود را به کلاس درس بفرستند و همین مشکل را در
حوزه سوادآموزي داشتیم. تمام توان خود را به کار گرفتیم شرایطی فراهم کردیم تا افراد سر کلاس درس ما حضور پیدا کنند و از روش هاي
مختلف افراد را پاي کلاس درس خود آوردیم و آموزش هاي تلویزیونی و اینترنتی و رادیویی داشتیم. از سامانه تحت وب که به مانند شبکه
شاد است، نهایت استفاده را براي اینکه بتوانیم حضور تلویزیونی داشتیم بردیم. مجبور شدیم 150 برنامه 30 دقیقه اي یعنی 4500 دقیقه
برنامه تلویزیونی تدوین کردیم تا در صداوسیما پخش شود. 900 برنامه 5 دقیقه اي نیز براي ترغیب بی سوادان به سوادآموزي تهیه کردیم و

 
این موارد از جمله فعالیت هاي ما در ایام کرونا بود. 

 
چه راه و مسیري پیش روي آموزش و پرورش قرار دارد تا به نقطه مطلوب آموزشی برسیم؟ 

نوید ادهم: موانعی که بر سر راه آموزش و پرورش وجود دارد باید برطرف شود تا به نقطه مطلوب دست پیدا کنیم. ریشه مشکلات کوچک
انگاري آموزش و پرورش است؛ باید همه حکمرانان کشور باور کنند که توسعه کشور از مدارس آغاز می شود. شما وقتی بررسی می کنید که

 
ژاپن و کره جنوبی و سنگاپور چطور توسعه یافته شدند، متوجه خواهید شد که آن ها از کودکان خود شروع کردند. 

فردي به نام داگلاس نورث که برنده نوبل اقتصادي 1994 شد می گوید وقتی می خواهید متوجه شوید که کشوري توسعه یافته است به
کارخانه و فناوري و امکانات و تجهیزات آن نگاه نکنید بلکه به مدارس آن مراجعه کنید و بررسی کنید که چگونه کار تیمی و نوآوري و

 
خلاقیت و کارآفرینی آموزش می دهند اگر تمامی این موارد لحاظ شده بود، این کشور توسعه یافته است. 
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اگر بخواهیم به نقطه مطلوب برسیم باید مشکلات اقتصادي آموزش و پرورش چه در بخش نرم افزاري که حق و حقوق معلمان است و چه در
بخش سخت افزاري و فراهم آوردن امکانات آموزشی نوین و منابعی که نیاز است که حداقل ها براي ساخت فضاي فیزیکی آموزشی مهیا
شود. تا زمانی که سرمایه گذاري در حوزه آموزش و پرورش اتفاق نیفتد و تا زمانی که تغییر در نگاه افراد به مقام معلمی رخ ندهد، نمی
توانیم انتظار داشته باشیم که به نقطه مطلوب آموزشی برسیم. ظلمی که به دختران و زنان کشور می شود معلول باور و رفتار آدم هاست، تا
رفتار و باور افراد اصلاح نکنیم مشکلات به قوت خود باقی است. ساختار ها باید اصلاح شود و زیرساخت ها را باید فراهم کرد. بهترین سنی
که می توانیم باور ها و اخلاق ها را اصلاح کنیم در سنین کودکی و نوجوانی است. امیدواریم یک روزي بلوغ فکري در سیاست گذران و

 
تصمیم گیران و حاکمان کشور به وجود بیاید تا بتوانیم به نقطه مطلوب و توسعه یافتگی کشور دست پیدا کنیم. 

محمدزاده: ابتدا باید یک تعریف از سواد داشته باشیم که مبنی کار خود را مشخص کنیم. 4 تعریف از سواد داریم که در سال هاي مختلف
سازمان یونسکو به آن اشاره داشت. در اوایل قرن بیستم اگر کسی صرفاً بتواند بخواند و بنویسد و محاسبه کند به چنین شخصی باسواد می
گویند که ما از این نگاه به عنوان سواد پایه نام می بریم. بعد ها یونسکو اعلام کرد در کنار این موارد باید مسلط به یارانه و زبان خارجی نیز
باشد تا باسواد بگویند. بعد ها یونسکو گفت این موارد کفایت نمی کند باید در کنار این موارد باید 12 سواد دیگر از جمله انرژي و بوم شناسی



و عاطفی و سلامتی و نژادي و موارد دیگر را بداند تا به فرد باسواد بگوییم؛ اما امروز یونسکو اعلام کرده است فردي باسواد است که بتواند علم

 
با عمل پیاده کند و پیرامون زندگی خود تغییراتی را به وجود بیاورد. 

در نتیجه اگر فردي که کارشناسی ارشد و یا دکتري دارد، اما نتواند در زندگی خود تحول به وجود بیاورد را نمی توانیم باسواد قلمداد کنیم.
در همین راستا ما بر روي تعریف جدید یونسکو از سواد مراکز یادگیري محلی تأسیس کردیم که در کنار سواد پایه مهارت هاي از حقوق
شهروندي و اجتماعی تا کارآفرینی به افراد آموزش می دهیم. این مراکز می تواند در راستاي اجرایی شدن سند تحول بنیادین آموزش و

 
پرورش گام بردارد. 

شعار سال، با اندکی تلخیص واضافات برگرفته از خبرگزاري بین المللی قرآن، تاریخ انتشار: 20 بهمن 1400، کد خبر:
www.iqna.ir/4035072



تصویب «قانون عملیات بانکداري بدون ربا» شاه بیت تحولات بانکی پس از انقلاب؛

نظام بانکی تحریم ها را مدیریت کرد

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  275  |  تاریخ: 1400/11/22

مدیرعامل بانک صادرات از دستاوردهاي نظام بانکی پس از پیروزي انقلاب اسلامی می گوید که شاه بیت آن تصویب «قانون عملیات
بانکداري بدون ربا» و توانایی نظام بانکی براي مدیریت شرایط سخت تحریم ها است.

مدیرعامل بانک صادرات از دستاوردهاي نظام بانکی پس از پیروزي
انقلاب اسلامی می گوید که شاه بیت آن تصویب «قانون عملیات
بانکداري بدون ربا» و توانایی نظام بانکی براي مدیریت شرایط سخت

 
تحریم ها است. 

فارس نوشت :براي مرور دستاوردهاي نظام بانکی پس از پیروزي
انقلاب اسلامی با حجت اله صیدي، مدیر عامل بانک صادرات ایران
به گفت و گو نشستیم. صیدي از تحول نظام بانکی در سالهاي پس
از پیروزي انقلاب می گوید که تصویب «قانون عملیات بانکداري
بدون ربا» به عنوان چارچوبی مترقی، سرآغازي بر آن بود. در گام
بعد، تقویت مزیت هاي نسبی کشور و تأمین مالی صنایعی از قبیل
فولاد، سیمان، مواد غذایی، نفت، گاز و پتروشیمی قرار داشت که به
استقلال اقتصادي به عنوان ساحتی از استقلال در مفهوم انقلابی و
همه جانبه آن یاري رساند؛ مسیري که هر چند با موانعی چون
جنگ تحمیلی و تحریم هاي ظالمانه مواجه بود، اما با اصلاح ساختار
و ارتقاي استانداردهاي نظام بانکی و استفاده حداکثري از فناوري
هاي نوین طی شد. او چشم انداز پیش روي نظام بانکی را که در افق
گام دوم انقلاب معنا می یابد، با دو مفهوم حمایت از تولید و
گسترش عدالت اجتماعی همساز می انگارد؛ دو مفهومی که بانک
صادرات ایران با توجه به حضور همیشگی در متن مردم براي هریک

طرح ها و محصولاتی نو عرضه داشته و برآن است که علاوه بر اصالت عدالت به عنوان یکی از اصلی ترین آرمان ها، تأمین مالی مردم کم

 
برخودار و کم درآمد کمک می کند تا پیشرفت اقتصادي نیز بهتر و سریعتر در دسترس قرار گیرد. 

فارس: نظام بانکی ما پس از پیروزي انقلاب اسلامی تا چه حد متحول شد و چقدر توانست با اهداف و آرمان هاي انقلاب همسو و منطبق
شود؟ صیدي: انقلاب اسلامی مبتنی برآموزه ها و اصول دین مبین اسلام و شعارهاي کلیدي آن استقلال، آزادي و جمهوري اسلامی بود.
طبیعی است که بعد از پیروزي انقلاب و برقراري نظام جمهوري اسلامی که مؤلفه ها و تعاریف خود را دارد و تدوین قانون اساسی، نظام
بانکی نیز باید دچار تحول می شد و از انقلاب تأثیر می پذیرفت. یکی از مهمترین کارهایی که در همان سال هاي اول استقرار نظام جمهوري
اسلامی اتفاق افتاد، این بود که فقها با کار ویژه و منسجم در خصوص عقود اسلامی، قانون عملیات بانکداري بدون ربا را تدوین کردند که در

 
سال 62 تصویب شد. 

صیدي: در اسلام و اقتصاد اسلامی چند مفهوم خیلی برجسته است و وقتی به قانون عملیات بانکی بدون ربا می نگریم، متوجه می شویم که



توجه خوبی به آنها شده است. یکی از این مفاهیم محاسبه سود واقعی و دیگري توزیع عادلانه سود است.در عملیات بانکی بدون ربا اولین
نکته در محاسبه سود واقعی این است که وقتی وجهی به یک فعالیت اقتصادي تخصیص پیدا می کند تا سودي حاصل شود، آن عملیات باید
واقعی باشد. دوم این که این سود بین شرکا یا افراد درگیر در آن فعالیت اقتصادي به صورت عادلانه توزیع شود. (می دانیم که عادلانه به
معنی مساوي نیست). این امر در قالب عقود معین محقق می شود که طرف هاي عقد ممکن است بانک و عامل(انجام دهنده فعالیت
اقتصادي) یا دو شریک باشند. مضاربه، مساقات، مرابحه و مشارکت از جمله این عقود هستند. با این که هر متن قانونی قابل نقد است، اما من
این قانون را قانون بسیار پیشرفته اي می دانم. یکی از نشانه هاي آن هم این است که تا امروز که بیش از 38 سال از جاري شدن قانون

 
عملیات بانکی بدون ربا می گذرد، نیازي به تغییر آن احساس نشده است. این قانون بحمداالله یکی از ثمرات انقلاب بود. 

فارس: یکی از مهمترین شعارهاي انقلاب اسلامی، استقلال بود. بانک ها براي کاهش وابستگی و افزایش خوداتکایی کشور در این بیش از
چهاردهه چه نقشی ایفا کردند و در دستیابی به آن چقدر موفق بودند؟ صیدي: بحث استقلال براي جمهوري اسلامی خیلی مهم است و بانک
ها هم باید در همین مسیر حرکت کنند. در این بحث استقلال را در حوزه اقتصاد در نظر می گیریم، اگرچه می توان در حوزه سیاست و
فرهنگ و سایر حوزه ها هم به طور مبسوط گفت و گو کرد؛ اما از آنجایی که در حوزه بانکداري بحث می کنیم، استقلال اقتصادي را مد نظر
داریم. براي دستیابی به استقلال اقتصادي، لازم بود که زیرساخت هاي کشور محکم شوند و براي این که کشور روي پاي خود بایستد،
شاخص ها در حوزه اقتصاد کلان بهبود پیدا کند. باید از مزیت هاي نسبی کشور استفاده و آنها را تقویت می کردیم و این ها نیاز به تأمین
مالی داشت که نظام بانکی باید انجام می داد. به جاي این که خام فروشی کنیم، باید به سمت ایجاد ارزش افزوده در معادن و ذخایر کشور
می رفتیم. در فولاد کارهاي بزرگی شد؛ مثل فولاد مبارکه، فولاد خوزستان و فولاد خراسان. الحمدالله الان در استان هرمزگان چند طرح
بزرگ فولادي داریم که چند تا از آنها به بهره برداري رسیده است. براي این که زنجیره فولاد تکمیل شود، باید از معادن، سنگ آهن
استخراج می شد و فرآیند تبدیل به شمش فولادي را طی می کرد. بنابراین کارخانه هاي آهن اسفنجی، گندله سازي، کنسانتره و امثال اینها
ایجاد شد که این فعالیت ها نیاز به تأمین مالی داشت. بعد از آن به جاي واردات ورق آهن از کره و روسیه براي تولید خودرو، تجهیزات و

 
ماشین آلات، بانک ها کارخانه هاي فولاد را تأمین مالی کردند. 

اوائل انقلاب تولید سیمان کشور در حداقل میزان بود و در دهه 70 لازم بود به 56 تا 70 میلیون تن و تا امروز به 80 میلیون تن برسد که
تقریباً محقق شده است. کارخانه هاي سیمان با تأمین مالی بخش بانکی ایجاد شدند. در مواد غذایی خیلی مشکل داشتیم. حتی پنیر را از
دانمارك وارد می کردیم. وقتی جمعیت زیاد می شود، شیوه هاي سنتی تولید روستایی و خانگی براي جمعیت 50 تا 80 میلیونی جوابگو
نیست و انواع لبنیات باید به شیوه صنعتی تولید شود. بنابراین لازم بود شرکت هاي لبنی بزرگ تأسیس شود یا شرکت هاي موجود بزرگتر
شوند. نظام بانکی به داد اینها رسید و در حال حاضر کشور تولید کننده و صادر کننده انواع محصولات لبنی است که نقش نظام بانکی را در

 
این بخش برجسته می کند. 

فارس: در حوزه تأمین مالی مزیت نسبی کشور یعنی نفت و گاز و پتروشیمی چطور؟ صیدي: در این حوزه روشن است که هم اکتشاف باید
صورت می گرفت و هم حفاري و استخراج. بعد از تکمیل فرآیندها باید به جاي صادرات نفت خام و گاز، آنها را به فرآورده هاي بالادستی و
پایین دستی و محصول نهایی تبدیل می کردیم. بنابراین ابتدا پالایشگاه ها و بعد شرکت هاي پتروشیمی ایجاد شدند. پارس جنوبی در
عسلویه اوج این کار بود. تأمین مالی این بخش را هم نظام بانکی به عهده گرفت و این پیشرفت ها باعث شد که کشور در تحقق استقلال جلو

 
برود. 

فارس: آیا از منظر نظام بانکی، شاخصی براي سنجش این کاهش وابستگی و تحقق مفهوم استقلال اقتصادي وجود دارد؟ صیدي: استقلال
یک مفهوم نسبی است و مطلق نیست که با تعیین یک عدد بتوان تشخیص داد. در همه جاي دنیا مزیت نسبی برقرار است. در ایران هم نظام
بانکی به این روند کمک کرد و به جاي واردات محصولات متنوع، خودمان تولید کردیم و الان صادرکننده خیلی از محصولات نهایی هستیم.
زمانی گاز، ماده خام محسوب می شد و متانول محصول ؛ اما در حال حاضر متانول فروشی هم خام فروشی است و باید آن را به یک محصول
نهایی تبدیل کنیم. اتیلن و حتی پلی اتیلن را هم باید به سمت محصولات پایین دستی ببریم. در بخش هاي دیگر این صنعت هم به جاي
این که قطعات مختلف لوازم خانگی و خودرو را وارد کنیم، از محصولات متنوع پتروشیمی مختلف استفاده می شود. این نقش نظام بانکی بود



 
در تحقق شعار استقلال. 

فارس: اگر بخواهید در چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی، از چند دستاورد اصلی نظام بانکی براي مردم نام ببرید، به چه مواردي
اشاره می کنید؟ صیدي: دستاوردهاي نظام بانکی همین هاست. منبع اصلی بخش مهمی از تولید ناخالص داخلی که توسط کارخانجات و
خدمات تامین می شود، نظام بانکی است. تحولات زیادي هم در درون نظام بانکی اتفاق افتاده که از جمله آنها می توان به فناوري اطلاعات
اشاره کرد. نظام بانکی با این فناوري توانست روي پاي خودش بایستد. بانکداران خودشان برنامه نوشتند و نرم افزار تهیه کردند. در حال
حاضر 80 میلیون نفر جمعیت داریم. نزدیک به 200 میلیون کارت بانکی در دست مردم است و با این که زمان استاندارد متوسط نقل و
انتقال تراکنش هاي بانکی در دنیا هشت ثانیه است، در ایران این زمان کمتر است و حتی برخی اوقات پیامک انتقال وجه پس از دو ثانیه

 
دریافت می شود. اینها دستاوردهاي داخلی نظام بانکی در حوزه اصلاح ساختارهاست. 

پس از انقلاب اسلامی در نظام بانکی دو اتفاق مهم رخ داد؛ یکی عرضه سهام برخی بانک هاي بزرگ دولتی مانند بانک صادرات ایران، ملت و
تجارت در بورس و دیگري تأسیس بانک هاي خصوصی و این هر دو در نظام بانکی تحول آفرید. الحمدالله امروز چند بانک خصوصی قوي در
کشور داریم که پا به پاي بانک هاي دولتی و بورسی در حال فعالیت هستند. عمده این بانک ها به بورس وارد شدند و این موضوع باعث
شفافیت بیشتر شد. وقتی شرکتی را بورسی می کنیم، دو اتفاق می افتد؛ یکی شفافیت و دیگري افزایش پاسخگویی. اصولاً وقتی از نظام
جمهوري صحبت می کنیم، مردمسالاري و پاسخ خواهی مردم مطرح می شود و دولت باید پاسخگو باشد. بورسی کردن بانک ها و شرکت ها

 
موجب شد تا پاسخگویی در سطح بهتري قرار گیرد و کیفیت آن بالا برود. 

فارس: مدتی کوتاه پس از پیروزي انقلاب جنگ آغاز شد. نظام بانکی و از جمله بانک صادرات ایران در مواجهه با جنگ تحمیلی و پس از آن
تحریم هاي ظالمانه چه واکنش هایی از خود نشان داد، چطور به مقاوم سازي اقتصاد در برابر این تهاجمات کمک کرد و به چه نتایجی
رسید؟ صیدي: دشمن فهمیده بود که ضربه به کشور را از کجا آغاز کند. از همان ابتداي انقلاب دیدیم که از طریق گروهک ها از جمله
منافقین سعی داشت کشور را به هم بریزد و مغزهاي متفکر نظام را یکی پس از دیگري از میان بردارد تا به اهدافش برسد. موفقیت هاي
انقلاب براي دو گروه هزینه داشت. یکی براي ابرقدرت ها و استکبار جهانی و دیگري براي حکام مرتجع برخی کشورهاي منطقه که بیداري
اسلامی رفته رفته آنها را از پاسخگویی به ملت هایشان ناگزیر می کرد. اینها نمی خواستند مردم ایران و دیگر ملت ها به این بینش برسند. به
همین دلیل ترور و انفجار و ناآرامی و بلافاصله در پی آن هشت سال دفاع مقدس اتفاق افتاد و همه دنیا پشت سر عراق قرار گرفت تا
زیرساخت هاي ایران را تخریب کند. با این همه در دفاع مقدس اولاً ایران نگذاشت یک وجب از خاك کشور از دست برود و سرافراز از جنگ
بیرون آمد و ثانیاً بلافاصله همت کرد به آبادانی کشور، ساختن خرابی هاي ناشی از جنگ و سرمایه گذاري. عسلویه آغاز شد. افزایش ظرفیت
سیمان، پتروشیمی، مواد غذایی، نساجی و فولاد شروع شد. دشمنان براي ضربه زدن به این تحولات و پیشرفت، تحریم ها را آغاز کردند.
دریافتند که اگر نظام دریافت و پرداخت را فلج کنند، سیمان، خودرو سازي و سایر صنایع هم نمی توانند به فعالیت خود ادامه دهند. از این

 
رو تحریم نظام بانکی خیلی زودتر از سایر تحریم ها آغاز شد. 

در مورد تحریم ها دو منبع مهم وجود دارد که یکی کتاب «جنگ خزانه داري» نوشته معاون خزانه داري آمریکا در زمان جورج بوش و
دیگري کتاب «هنر تحریم ها»ست که توسط ریچارد نفیو نوشته شده است. در کتاب جنگ خزانه داري به صراحت تحریم نظام بانکی مورد
اشاره قرار گرفته و حتی چند سطر هم در خصوص تحریم بانک صادرات ایران نوشته شده است. نظام بانکی کشور تحریم را با همه سختی
اش توانست مدیریت کند. این تحریم ها در سال 2010 به اوج خود رسید. سوئیفت بسته و نقل و انتقالات محدود شد. پیشتر هم معامله با
دلار محدود شده بود. نظام بانکی اما با تمام سختی ها توانست دوام بیاورد و به فعالیت خود ادامه دهد. بانک صادرات ایران با توجه به این که
بیشترین تعداد شعب خارجی را در دنیا دارد، قطعا باید بیشتر ضربه می دید؛ اما در مقابل تدابیري را به کار بست و الحمدالله تاکنون موفق

 
شده به فعالیت و خدمت رسانی و تزریق پول به اقتصاد ادامه دهد. 

با اصلاح ساختاري که از چهار سال پیش آغاز شد، ساختار مالی بانک بهتر شد. بانکی که در سال 96 روزانه 10 میلیارد تومان زیان می داد و
نزدیک به 5/7 هزار میلیارد تومان زیان انباشته داشت، در حال حاضر بانک سود دهی شده، زیان انباشته خود را پوشش داده است و پروژه



 
هاي داخلی و خارجی را تأمین مالی می کند. اینها برخی از دستاوردهاي نظام بانکی در چهل و سه سال گذشته است. 

فارس: به نظرتان براي پایداري و افزایش این دستاوردها چه باید کرد؟ صیدي: دو نکته بسیار اهمیت دارد. یکی حمایت از تولید است. هرچه
قدر از تولید حمایت کنیم، تولید ناخالص داخلی (مجموعه کالا و خدماتی که در یک سال تولید می شود) بالا می رود که در بانک صادرات
ایران این امر در اولویت قرار دارد و تلاش شده متناسب با منویات مقام معظم رهبري که در سال هاي اخیر، همه ساله ابعاد مختلف تولید را
مورد نظر قرار داده و ابلاغ فرموده اند، اقدامات خود را سامان دهد و با طرح هاي طروت، محیا،کارا و محصولات مختلف بانکی براي تحقق این

 
اهداف قدم هاي بزرگی بردارد. 

در کنار رونق تولید، فقرزدایی مطرح است. می دانید که تحقیقات و نظریه هاي توسعه اقتصادي نهایتاً به دو راهی توسعه و عدالت می رسد.
حتی برخی طرفداران یک نظریه افراطی معتقدند ایرادي ندارد برخی زیر چرخ هاي توسعه له شوند. البته معلوم است در چنین شرایطی
مردم فقیر له خواهند شد. زمانی که کارخانجات و برج ها ایجاد شود، دهک هاي اول فقیرتر می شوند و گاهی از بین می روند و این دسته از
توسعه گراها هم به آن اعتنایی ندارند؛ اما جمهوري اسلامی همواره توسعه را در کنار عدالت دیده و نه فقط اجازه نداده دهک هاي اول و دوم
له شوند، بلکه تلاش کرده از رفاهی حداقلی برخوردار باشند. تأمین مالی این طبقات در نظام بانکی یک ارزش است و مورد توجه قرار دارد.
ارزش و اهمیت این موضوع در بانک صادرات ایران به مراتب بیشتر است؛ چراکه بانک صادرات ایران یک بانک مردمی است و از زمان تأسیس
در 70 سال پیش در متن جامعه قرار داشته است. در همه شهرها و بخش ها و حتی مناطق دورافتاده شعبه تأسیس کرده است. این بانک
حتماً تسهیلات بخش هاي آسیب پذیر، اشتغال، کارآفرینی و ازدواج و اخیراً پرداخت وام بدون ضامن را با جدیت در دستور کار خود دارد. در
دوسال اخیر شیوع بیماري کرونا باعث شد تا کسب و کارها آسیب ببینند و درآمد و اشتغال مردم با مشکل مواجه شود. در چنین شرایطی
وام ودیعه مسکن تعریف شد. اینها بخشی از مأموریت هاي اجتماعی بانک صادرات ایران است. باید بدانیم که بدون وجود نشاط و گسترش
فقر در جامعه امکان توسعه وجود ندارد. مگر می شود در یک جامعه فقیر و بدون نشاط به فکر توسعه بود؟ بنابراین تأمین مالی مردم کم
برخودار و کم درآمد کمک می کند تا جامعه زنده تر باشد و بهتر بتوان توسعه ایجاد کرد و این مهم در کارنامه شبکه بانکی و از جمله بانک

صادرات ایران نمره قابل قبولی دارد.



افتتاح 102 طرح تعاونی با اعتبار 2734 میلیارد تومان

منبع: آناشماره خبر:  276  |  تاریخ: 1400/11/21

102 طرح تعاونی با اعتبار 2734 میلیارد تومان و اشتغالزایی 7081 نفر در حوزه هاي تولیدي، خدماتی، توزیعی و مسکن به بهره
برداري رسید.

102 طرح تعاونی با اعتبار 2734 میلیارد تومان و اشتغالزایی 7081 نفر در حوزه هاي تولیدي، خدماتی، توزیعی و مسکن به بهره

 
برداري رسید. 

به گزارش گروه جامعه خبرگزاري آنا، حجت االله عبدالملکی گفت: بر
اساس سیاست هاي اقتصاد مقاومتی، تأکید ویژه اي بر نقش آفرینی
مردم در کارآفرینی و اشتغال وجود دارد. شاخص هاي بررسی

 
عملکرد دستگاه هاي اجرایی در حوزه تعاون نیز تدوین می شود. 

به گفته وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی از زمان شروع به کار دولت
سیزدهم، پروژه زیست بوم ملی اشتغال جمهوري اسلامی ایران براي
تعیین شرح وظایف و تقسیم کار میان دولت و مردم آغاز به کار

 
کرده است. 

 
معاون امور تعاون وزارت کار گفت: سهم عمده اي از تولید در کشور را شرکت هاي تعاونی و زیرمجموعه هاي آنان بر عهده دارند. 

به گفته مسکنی نقش آفرینی مثبت در حوزه تولید گوشت، تخم مرغ، کشاورزي و صنعت در کنار سهم قابل توجه از جابجایی بار و مسافر در

 
کشور گوشه هایی از ظرفیت هاي تعاونی هاست. 

 
او گفت: با تحول حوزه تعاون و آغاز جنبش تعاون در کشور، به سمت مردمی کردن اقتصاد گام برداریم. 

انتهاي پیام/



«میدان کارآفرینی» در ساري رونمایی شد

منبع: سلامتشماره خبر:  277  |  تاریخ: 1400/11/21

به مناسبت ایام االله دهه مبارك فجر و در راستاي ترویج فرهنگ کارآفرینی، میدان ساري کنار مرکز استان به نام میدان کارآفرینی
نامگذاري و  رونمایی شد.

itemprop="image" "کارآفرینی» در ساري رونمایی شد
class="" title=" «میدان کارآفرینی» در ساري رونمایی
شد" />  به مناسبت ایام االله دهه مبارك فجر و در راستاي
ترویج فرهنگ کارآفرینی، میدان ساري کنار مرکز استان به نام

 
میدان کارآفرینی نامگذاري و  رونمایی شد. 

به گزارش خبرگزاري سلامت(طبنا) از مازندران، سرپرست
اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران در این مراسم
ضمن تقدیر از زحمات و تلاش هاي مسئولین ذیربط در
برگزاري این مراسم و نامگذاري میدان ساري کنار به

کارآفرین، گفت: امروزه استان مازندران و کشور نیازمند جوانانی مصمم به کسب موفقیت، خطرپذیر و داراي روحیه استقلال طلبانه براي

 
کشف و بهره برداري از فرصت ها و موقعیت هاي جدید است. 

علی باقري ادامه داد: سالهاست که در بحث کارآفرینی بدنبال فرهنگ سازي هستیم تا بتوانیم جوانان و فارغ التحصیلان دانشگاهی را به

 
سمت این مهم سوق دهیم و نامگذاري این میدان در مرکز استان نیز به همین علت است. 

باقري افزود: در بحث ترویج فرهنگ کارآفرینی نسبت به تشکیل 24 مرکز مشاوره و خدمات کارآفرینی و مرکز شتاب دهی و فضاي کار

 
مشترك با هدف ترویج فرهنگ کارآفرینی در استان اقدام نمودیم. 

سرپرست اداره کل تعاون،کار و رفاه اجتماعی مازندران با اشاره به افتتاح 5 مرکز مشاوره کارآفرینی و یک مرکز شتاب دهنده در دهه فجر
امسال، گفت: براي معرفی الگوهاي کارآفرین به مردم و جوانان استان نیز به صورت مستمر نسبت به شناسایی کارآفرینان برتر و برگزاري

 
سالانه جشنواره تجلیل از کارآفرینان برتر استانی اقدام نمودیم. 

باقري ادامه داد: اداره کل تعاون،کار و رفاه اجتماعی مازندران در راستاي ترویج فرهنگ کارآفرینی در بین دانش آموزان تاکنون 2 باشگاه
کارآفرینان نوجوان را با اهداف، توانمندسازي دانش آموزان در جهت دستیابی به تجربه عملی کارآفرینی در مقیاس کوچک، کمک به دانش
آموزان جهت تقویت باور نسبت به خود و کشف و واکاوي خلاقیت خود از طریق کوشش و خطا، بهبود مهارت هاي اساسی مانند تصمیم
گیري، توانایی کار گروهی، حل مساله و شبکه سازي، تقویت نگرش کارآفرینانه نوجوانان و افزایش خلاقیت و نوآوري، عزت نفس، میل به
موفقیت و تغییر روشهاي تدریس متناسب با مبانی کارآفرینی با هدف افزایش توانایی هاي کارآفرینانه دانش آموزان در شهرستانهاي تنکابن و

 
قائمشهر شکل دهیم. 

باقري افزود: با تشکیل 6 کافه کارآفرینی در سطح استان به دنبال ایجاد فضایی براي تسهیل برقراري تعاملات اجتماعی بین کارآفرینان با
کارآفرینان، کارآفرینان با دولت، کارآفرینان با سرمایه گذاران و کارآفرینان با دانشجویان هستیم. همچنین با تاسیس 24 مرکز مشاوره

 
کارآفرینی و 6 مرکز شتاب دهنده و فضاي کار مشترك قصد داریم چرخه اکوسیستم کارآفرینی در استان را تکمیل کنیم. 

سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران گفت: کارآفرینی نیاز مبرم جامعه است و باید بتوانیم در راستاي افزایش چشمگیر

 
تعداد کارآفرینان گام برداریم. 

به گزارش طبنا، آیین رونمایی از میدان کارآفرینی در مرکز مازندران با حضور سید رحیم بخشی، مدیرکل دفتر جذب و حمایت از سرمایه



گذاري استانداري، علی باقري سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران، سید حسین درویشی مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي
مازندران و محمدرضا حاتمی مدیر صندوق کارآفرینی امید استان برگزار شد.



آلبرت بغزیان، اقتصاددان: افزایش 37 درصدي پایه پولی یعنی یک پولی زیاد تر از

بحث عرضه، تزریق می شود / رییس بانک مرکزي اقتصاددان نیست

منبع: دیده بان ایرانشماره خبر:  278  |  تاریخ: 1400/11/21

آلبرت بغزیان، تحلیلگر مسائل اقتصادي در پاسخ به این پرسش که در صورت احیاي برجام، آیا ممکن است اگر تحریم ها کم شود،
تاثیرات منفی رشد پایه پولی کمتر شود، گفت: «هیچ تحریم و ممنوعیتی به نفع اقتصاد کشور نیست. اگر تحریم ها کم شود، قیمت

درآمد ارزي با هزینه کمتري برمی گردد و دیگر به صورت تهاتر و گرو ...

به گزارش سایت دیده بان ایران؛ آلبرت بغزیان یک تحلیلگر
مسائل اقتصادي در پاسخ به این پرسش که در صورت احیاي
برجام، آیا ممکن است اگر تحریم ها کم شود، تاثیرات منفی
رشد پایه پولی کمتر شود، گفت: «هیچ تحریم و ممنوعیتی به
نفع اقتصاد کشور نیست. اگر تحریم ها کم شود، قیمت درآمد
ارزي با هزینه کمتري برمی گردد و دیگر به صورت تهاتر و
گرو کشی نمی شود که کره جنوبی بگویید به جایش به شما
مواد ضد عفونی می دهم و.. به هر حال تبعات خودش را

 
دارد.» 

آلبرت بغزیان درباره علت افزایش 37 درصدي پایه پولی آذرماه امسال نسبت به سال گذشته، به انتخاب گفت: «پایه پولی چیزي نیست که
بانک مرکزي به یکباره متوجه افزایش آن شود و تنها ابراز همدردي کند. چراکه متولی پایه پولی و نقدینگی بانک مرکزي است. تعجب می

 
کنم که رئیس بانک مرکزي به یک دفعه متوجه شده است که در مدت یک سال گذشته، پایه پولی 37 درصد افزایش داشته است.» 

این اقتصاددان افزود: «پایه پولی همچون تولید ملی نیست که سالی یکبار طی فرآیندي محاسبه شود و نتوان گفت که مثلا ظرف سه ماه
گذشته دقیقا چه قدر است، بلکه به عنوان یک متغیر انباره با یک رشدي از سالی به سال دیگر منتقل می شود؛ بنابراین بانک مرکزي یک
تابلویی دارد و هر روز می تواند پایش کند که پایه پولی چه قدر است، و آن هم از طریق حسابداري محاسبه می شود؛ همچون حساب بانکی
شما که هر روز پیامک می دهد، امیدوارم که بانک مرکزي هم داشبورد داشته باشد، چون ساده ترین چیز داشبوردي است که پایه پولی،
نقدینگی، سپرده هاي بانکی و همه این ها دقیقا آنجا هست. با این تفاسیر اصلا نباید تعجب کنیم که پایه پولی به یکباره 30 درصد بالا رفته

 
چراکه متولی بانک مرکزي است. نمی دانم چرا رئیس بانک مرکزي از این امر غافلگیر شده اند.» 

بغزیان ضمن بیان اینکه اولین چیزي که صبح به دفتر رئیس بانک مرکزي می آید میزان پایه پولی، نقدینگی و ضریب افزایش پول است و
بنابراین تعجب در این مورد غیرقابل توجیه است، گفت: «اینکه پایه پولی کشور ما رشد کند، اصلا مشکلی ندارد چراکه کشور هایی که رشد
اقتصادي دارند، پایه پولی و نقدینگی شان هم رشد می کند، چون پول در اقتصاد می چرخد و چند برابر می شود. این وارد اقتصاد که می
شود، ایجاد تقاضا و به دنبال آن تولید را هم تحریک می کند، زمانی هم که تقاضا وجود دارد، تولید هم صورت می گیرد. طبق همان پولی که
مردم از طریق پایه پولی به دست آوردند، خرید می کنند و آنگاه به اشتغال، رشد و ثبات اقتصادي منجر می شود. حال شما اقتصادي را در
نظر بگیرید که، چون تحریم است و مواد اولیه اش گران یا زمان بر است، نمی تواند تولید کند؛ بعد شما یک پایه پولی را به دلایلی افزایش
می دهید، که این مهم هم در دست بانک مرکزي است و باید دستوري آمده باشد تا تغییر کند، حال این مهم می تواند مانع ورود افزایش

 
تغییرات پایه پولی به اقتصاد شود.» 



این استاد دانشگاه تهران، تاکید کرد: «با این تفاسیر وقتی اقتصاد تحریم و از طرف دیگر هم احتکار و اختلاس هم زیاد است، زمانی که به
دلایلی پایه پولی را افزایش می دهید تبدیل به نقدینگی و سپس نقدینگی سرگردان می شود که به بازار هاي فیزیکی حمله و کالا ها را گران
می کند؛ بنابراین اگر ما می گوییم پایه پولی 30 در صد افزایش یافته، باید پرسید که چند درصد روي تورم، اشتغال و تولید ملی کشور اثر
داشته است؟ اگر تولید ملی بالا رفته است، ما انتظار داریم که پایه پولی اش هم بالا رفته باشد، چون این تولید ملی می شود ارز و ارز هم
برمی گردد و می شود افزایش ذخایر بانک مرکزي، آنگاه آن تقاضا روي بانک مرکزي ثبت می شود و پایه پولی را بالا می برد. پایه پولی هم
در نرخ ارز ضرب می شود و آن را بنا به ریال افزایش می دهد، آن ریال هم روي سیستم بانکی می چرخد و نقدینگی می شود. در نتیجه
اصلا نباید تعجب کرد که چرا تورم داریم، چون یکی از عواملش همین است که پشت سرش تحریم ها را هم دارد. تعجب ما از این است که

 
رئیس بانک مرکزي چه طور به یکباره متوجه شده اند.» 

بغزیان اضافه کرد: «فرض کنید من رئیس بانک مرکزي ام و الان متوجه شده ام که پایه پولی ظرف 12 ماه گذشته، که پنج ماهش هم دست
دولت جدید بوده، بالا رفته است، من می خواهم چه بگویم؟ می خواهم بگویم مقصر دولت قبلی یا من یا مردم هستند؟ یا صرفا می خواهم
گزارش داده باشم و اظهار تاسف کنم مبنی بر اینکه ببخشید که من نتوانستم پایه پولی را چنان در اقتصاد کشور هدایت کنم که منجر به 40
درصد تورم و مواد غذایی ظرف یک ماه یا 20 درصد تورم مسکن شده است. این ها همه نشانه این است که یک پولی زیاد تر از بحث عرضه،
تزریق می شود. این عذر بدتر از گناه است، از یک طرف می گویند رشد صورت گرفته و درصدي هم سهم خودشان بوده است، که چه؟ در
ادامه چه کار می خواهید بکنید؟ متاسفانه رئیس بانک مرکزي اقتصاددان نیستند، اگرچه در زمینه بورس ایشان را قبول دارم، ولی بورس یک
اتاق از اقتصاد است. وقتی که اقتصاددان بر مسند ریاست بانک مرکزي تکیه نزند، این تبعات لمس می شود. ایشان باید از تیم اقتصادي شان
استفاده کنند و کمک بگیرند. همانطور که براي مبانی فقهی پیگیر هستند، در بحث مسائل تبعات اقتصادي افزایش پایه پولی و اینکه متولی

 
هم خودشان هستند و این ایراد هم به خودشان برمی گردد، باید پیگیر باشند.» 

این کارشناس مسائل اقتصادي در پاسخ به این پرسش که در صورت احیاي برجام، آیا ممکن است اگر تحریم ها کم شود، تاثیرات منفی رشد
پایه پولی کمتر شود، گفت: «هیچ تحریم و ممنوعیتی به نفع اقتصاد کشور نیست. اگر تحریم ها کم شود، قیمت درآمد ارزي با هزینه کمتري
برمی گردد و دیگر به صورت تهاتر و گرو کشی نمی شود که کره جنوبی بگویید به جایش به شما مواد ضد عفونی می دهم و.. به هر حال
تبعات خودش را دارد. وقتی ارز وارد کشور شود، جایی که تاثیر می گذارد پایه پولی است، به ترازنامه بانک مرکزي می رود، ذخایر خارجی را
افزایش می دهد، این ذخایر یا می تواند در خارج از کشور سرمایه گذاري شود که این مورد می تواند مشکلاتی را در کشور ایجاد کند، یا
اینکه به چرخه اقتصاد می رود. در ابتداي امر هم رئیس بانک مرکزي باید تبعاتش را ببیند، اما رئیس بانک مرکزي، تجربه اش روي موضوع
سهام بوده که یک گوشه از اقتصاد است. در آن بازار سهام هم، سهام جا به جا و با ارز ریال معامله می شود که این یعنی همان نقدینگی،
یعنی بانک مرکزي با تصمیم خودش می تواند بازار سهام را به سمت رکود یا رونق حرکت دهد. این است که به باور من یکی از متولیان و

 
تاثیر گذاران این قضیه بانک مرکزي است که نباید نسبت به این اتفاقات، مخصوصا در بحث قیمت ها بی اعتنا باشد.» 

کپی لینک



بومی سازي در فولاد مبارکه نهادینه شد/امضاي 9 تفاهم نامه براي ارتقاي دانش و

صنعت بومی فولاد کشور/بهار افتتاح طرح هاي شرکت آلومیناي ایران در سال

جدید

منبع: بولتن نیوزشماره خبر:  279  |  تاریخ: 1400/11/21

بولتن نیوز قصد دارد به صورت روزانه مهمترین تحولات بخش معدن و صنایع معدنی کشور را از طریق بولتن خبري به اطلاع
مخاطبان خود برساند.

گروه اقتصادي: بولتن نیوز قصد دارد به صورت روزانه مهمترین تحولات بخش معدن و صنایع معدنی کشور را از طریق بولتن خبري به
اطلاع مخاطبان خود برساند. همچنین در گزارش هاي تحلیلی، مهمترین موضوعات مدیریتی و صنعتی بخش معدن مورد بررسی کارشناسان

 
قرار خواهد گرفت. 

 
بومی سازي 25 هزار قطعه تحقق یافت 

 
 

امین ابراهیمی گفت: صنعت فولاد در یک دوره اي به ازاي هرتن تولید 110 دلار هزینه ارزي باید انجام می داد ، اکنون دستور کار کاهش

 
هزینه هاي ارزي و افزایش سهم داخلی سازي است. 

وي یاداور شد: براساس برآوردهاي انجام شده هزینه هایی که براي ساخت قطعات و تجهیزات ساخت داخل صورت گرفته ، حدود 40 تا 60

 
درصد از ارزش آن نسبت به خارج از کشور کمتر است. 

ابراهیمی تصریح کرد: مطالعات و آزمایش هاي انجام شده گویاي آن است که نمونه هاي بومی سازي شده در بسیاري موارد از نمونه هاي



 
خارجی کیفیت به مراتب بهتري دارند. 

وي خاطرنشان ساخت: امروز فولاد خوزستان در برنامه خود بومی سازي تکنولوژي را گنجانده و استارت هاي لازم را زده و فعالیت پیوسته

 
داریم تا به خود کفایی کامل برسیم. 

 
بهار افتتاح طرح هاي شرکت آلومیناي ایران در سال جدید 

 
 

مدیرعامل شرکت آلومیناي ایران از برنامه افتتاح طرح هاي توسعه اي این شرکت در سال آینده خبر داد. بخشی از طرح هاي این شرکت با

 
هدف پرعیارسازي بوکسیت راه اندازي خواهند شد. 

 
بهار افتتاح طرح هاي شرکت آلومیناي ایران در سال جدید  "هیدرات ویژه" و "پرعیارسازي بوکسیت" از جمله طرح هاي 1400 هستند 

تورج زارع مدیرعامل شرکت آلومیناي ایران ضمن اشاره به پیشرفت هاي این شرکت در حوزه معدن،کارخانه آلومینا و شمش آلومینیوم در

 
سطح کشور و منطقه، از افتتاح چند طرح توسعه اي طی سال 1401 خبر داد. 

وي افزود: در حوزه طرح هاي توسعه اي این شرکت، 2 طرح در مراحل پایانی قرار دارند. یکی از آنهاکارخانه هیدرات ویژه است که با

 
پیشرفت فیزیکی 70درصدي تا پایان خرداد سال1401 به بهره برداري خواهد رسید. 

زارع خاطر نشان کرد: این در حالی است که کارخانه پرعیارسازي بوکسیت به روش واسطه سنگین نیز با پیشرفت 40 درصدي، طبق زمان

 
بندي تعیین شده تا پایان شهریور سال آینده مورد بهره برداري قرار خواهد گرفت. 

وي ادامه داد: از جمله مزایاي این پروژه می توان به ارتقاء کیفیت بوکسیت و خارج کردن عناصر مزاحمی همچون کربنات هاي کلسیم و

 
منیزیم اشاره کرد. این امر منجر به مصرف کمتر سود کاستیک در تولید آلومنیا و درنتیجه کاهش هزینه هاي شرکت خواهد شد. 

مدیرعامل شرکت آلومیناي ایران تصریح کرد: این شرکت در زمینه گل قرمز نیز فعالیت هاي مطلوبی را داشته و از 3 تیکنر تعریف شده در
این بخش، یک تیکنر به بهره برداري رسیده و در حال استفاده است. همچنین عملیات ساخت 2 تیکنر دیگر با پیشرفت بیش از 60 درصدي
طبق زمان بندي در نیمه اول سال 1401 به پایان خواهد رسید. توسعه این امر می تواند مشکل کم عیار بودن بوکسیت شرکت را تا حد

 
زیادي مرتفع کند. 



زارع ادامه داد: پروژه توسعه اي شرکت در واحد 18، بیش از 80 درصد پیشرفت دارد و فاز نخست آن تا پایان سال جاري و مابقی آن تا

 
خرداد سال آینده مورد بهره برداري قرار خواهد گرفت. 

 
فعالیت هاي اکتشافی 

مدیرعامل شرکت آلومیناي ایران اعلام کرد: این شرکت در حوزه فعالیت هاي اکتشافی به موفقیت هاي چشمگیري دست یافته است. از
جلمه این اقدامات می توان به تهیه 2 دستگاه مغزه گیري پیشرفته اشاره کرد. در حال حاضر این دستگاه ها مورد استفاده قرار گرفته اند که

 
این امر می تواند وضعیت اکتشافی شرکت را طی سال هاي آینده بسیار بهبود بخشد. 

وي یادآور شد: همچنین تبدیل بوکسیت هاي کم عیار به آلومینا در کارخانه آلومیناي ایران، یکی از دستاوردهاي این شرکت است. این در
حالی است که برخلاف، از مدار خارج شدن معدن تاش، شرکت آلومیناي ایران توانست خوراك مورد نیاز کارخانه را تامین و از بوکسیت هاي

 
کم عیار،آلومینا تولید کند. 

زارع گفت: براساس محاسبات انجام شده،پیش بینی می شد به دلیل کاهش کیفیت بوکسیت، تولید شرکت کاهش 20هزار تنی را تجربه کند

 
اما با تلاش و اقدامات فنی متخصصان این شرکت، نه تنها کاهش نیافت بلکه شاهد رشد تولید نیز بودیم. 

 
تولید با تمام ظرفیت 

مدیرعامل شرکت آلومیناي ایران تصریح کرد: با توجه به بهره برداري از دیگ هاي کارخانه طی خرداد سال جاري، برخلاف مشکلات جهانی
تامین آند از جمله افزایش قیمت حمل و نقل و قیمت آند، با تلاش ایمیدرو و شرکت آلومیناي ایران، توانستیم با تمام ظرفیت به تولید

 
شمش آلومینیوم ادامه دهیم. این در حالی است که روند تولید بسیار مطلوب بوده و مطابق ظرفیت مد نظر شرکت در حال انجام است. 

 
بومی سازي ماشین آلات و تجهیزات فرآوري مواد معدنی از سوي محققان 

 
 

هاشم حجازیان بازه حور مدیرعامل شرکت این دانش بنیان کار دستگاه ریموند میل یا آسیاب جداکننده غلتکی را تبدیل سنگ یا کلوخه
معدنی به میکرون دانست و گفت: این محصول تجهیزات میکرونیزه هستند که مواد معدنی را با هزینه کم در صنایع مختلف قابل استفاده می

 
کند. 

وي ادامه داد: مواد معدنی قبل از اینکه در صنایع مختلف استفاده شوند باید یکسري فرآوري و میکرونیزه روي آنها انجام شود که این

 
محصول مواد معدنی را در صنایع مختلف به ابعاد ریز و مورد استفاده تبدیل می کند. 



حجازیان دستگاه هاي آسیاب سپراتور غلتکی را تجهیزات بزرگی دانست که در تیپ ها و سایزهاي مختلف بر اساس نیاز مشتري ارائه می
شوند و ادامه داد: از این محصول براي میکرونیزه کردن موادي از قبیل باریت کریستال، باریت حفاري، بنتونیت حفاري، بنتونیت ریخته گري،

 
هماتیت حفاري، تالک سفید، کربنات کلسیم، کربنات منیزیم و موارد دیگر استفاده می شود. 

مدیر عامل این شرکت دانش بنیان خاطر نشان کرد: دستگاه آسیاب سپراتور غلتکی ریموند میل در تمامی صنایع مادر ازجمله فولاد، نفت و
گاز، ساختمان، خودروسازي و کشاورزي کاربرد دارد که با توجه به غنی بودن ایران در حوزه معادن و مواد معدنی مختلف، این دستگاه نقش

 
مهمی در رشد صادرات مواد معدنی و جلوگیري از خام فروشی و رشد صنایع مادر ایفا می کند. 

به گفته وي، درگذشته این تجهیز از چین به کشور وارد می شد و اکنون با حمایت معاونت علمی 40 خط تولید در سرتاسر کشور راه اندازي

 
شده است. 

 
با امضاي 32 تفاهم نامه در صنعت فولاد کشور معادل 336 میلیون یورو صرفه جویی ارزي شد 

 
 

بهادر احرامیان در مراسم اختتامیه سومین جشنواره و نمایشگاه ملی فولاد ایران افزود: خوشبختانه با برگزاري این جشنواره و نمایشگاه جانبی

 
آن شاهد نتایج و دستاوردهاي بزرگی در این صنعت بودیم که بیش از انتظارات ما بود. 

این عضو هیئت مدیره انجمن تولیدکنندگان فولاد کشور تاکید کرد: در این جشنواره 115 شرکت داخلی در طول 3 روز از آخرین

 
دستاوردهاي خود را در معرض دید صنعتگران قرار دادند و بیش از 5 هزار و 500 نفر از این نمایشگاه بازدید کردند. 

وي گفت: فقط در نخستین روز افتتاحیه این نمایشگاه در روز 19 بهمن ماه سال جاري بیش از 1900 نفر از این نمایشگاه به صورت مجازي

 
و حضوري بازدید کردند. 

احرامیان افزود: یکی از اهداف ما در برگزاري این جشنواره بومی سازي تولید ساخت داخل در صنعت فولاد کشور توسط شرکت هاي تولید

 
داخلی بود. 

نایب رئیس هیئت مدیره انجمن فولاد ایران بیان کرد: براي تامین قطعات مورد نیاز باید ارزهاي زیادي از کشور خارج شود اما با امضاي این

 
تفاهم نامه ها توانستیم معادل 336 میلیون یورو در کشور صرفه جویی کنیم. 



وي با بیان اینکه در این 3 روز شاهد برگزاري 30 کارگاه تخصصی در حوزه صنعت فولاد کشور بودیم، گفت: در مجموع یک هزار و 949 نفر
در این کارگاه هاي تخصصی شرکت کردند و شرکت فولاد مبارکه اصفهان 6 کارگاه را در این جشنواره برگزار کرد و 5 کارگاه دیگر نیز توسط
شرکت هاي دانش بنیان براي اولین بار در ایران توسط این شرکت ها برگزار شد و در مجموع از این کارگاه هاي آموزشی استقبال خوبی شد.

 
تنها گهرزمین و دیگر شرکتها نمی توانند بار مشکل مسکن را به دوش بکشند 

 
 

30 هزار نفر تاکنون در سیرجان براي طرح اقدام مسکن ملی ثبت نام کرده اند که بنده از شهردار و فرماندار محترم و دیگر مسئولان حاضر

 
درخواست میکنم که به این روند ورود کرده و بخشی از این بار را به دوش بگیرند. 

تنها گهرزمین و برخی شرکتهاي معدنی و صنعتی نباید مشکل مسکن را به گردن بگیرند و حتی اگر بخواهند هم بدون کمک مسئولان ارشد

 
شهرستان محقق نخواهد شد. 

 
زنجیره ارزش کارخانه سازي به کشور هویت و استقامت می دهد 

 
 



مهدي صادقی نیارکی، عضو هیات عامل سازمان گسترش و نوسازي صنایع ایران در مراسم اختتامیه سومین جشنواره و نمایشگاه ملی فولاد
ایران اظهار کرد: اقتصاد مقاومتی و تاب آوري به عنوان مانیفست اقتصاد ملی ما در سال هاي گذشته توسط رهبر و سیاست هاي کلی

 
اقتصادي کشور ابلاغ شده است. 

وي با اشاره به اینکه بحث درون زایی و برون گرایی اقتصاد ملی دو بحث مهم است، بیان کرد: وزارت صمت با توجه به مشکلات و مسایل
پیش روي کشور، پروژه اي به عنوان نهضت ساخت داخل را آغاز کرد که قرار بود 10 میلیارد دلار بودجه به آن تخصیص یابد. صنایع فولاد،

 
پتروشیمی، نفت و گاز، خودرو و نفت و گاز جزو پیشتازان این حوزه بودند و می توانند با سفارش گذاري در اقتصاد کشور تغییر ایجاد کنند. 

صادقی نیارکی بیان کرد: در سال 99 تنها صنعتی که در ایران رشد اقتصادي داشت، صنعت ساخت بود و اتفاق مبارکی که در این نمایشگاه

 
دیده شد حضور پررنگ شرکت هاي دانش بنیان و سازنده هاي تجهیزات صنعتی است و این یعنی ادغام این دو صنعت. 

عضو هیات عامل سازمان گسترش و نوسازي صنایع ایران افزود: اگر مجاهدت ها و تلاش هاي بزرگان این صنعت و فعالان اقتصادي نبود
وضعیت دیگري در اقتصاد داشتیم. اینکه صنعتی که امکان واردات وسایل صنعتی را دارد، تصمیم به تولید این ماشین آلات می گیرد نشانه

 
خوبی است. 

وي همچنین گفت: مفهومی در وزارت صمت به نام زنجیره ارزش کارخانه سازي وجود دارد که به کشور هویت و تاب آوري و استقامت می

 
دهد. این زنجیره توسعه خدمات فنی مهندس و توسعه مغز افزارها در کشور است. 

معاون وزیر صمت تاکید کرد: ایران جزو 5 کشور برتر فارغ التحصیلان فنی و مهندسی است و صنعت فولاد می تواند در صنعت ساخت از آنها

 
استفاده و ان نیروها را بکارگیري کند. 

 
امضاي 9 تفاهم نامه براي ارتقاي دانش و صنعت بومی فولاد کشور 

 
 

درجریان امضاي این تفاهم نامه ها، اولین تفاهمنامه بین شرکت فولاد خوزستان و شرکت گسترش نوآوري مشارکت و توسعه فنی

 
کاتالیزورهاي جدید به امضا رسید که براي کشور معادل 10 میلیون یورو صرفه جویی ارزي خواهد داشت. 

دومین تفاهم نامه نیز بین شرکت فولاد خوزستان و شرکت نسوز کشور براي ساخت آجرهاي خط سرباره منیزید گرافیتی به امضا رسید که

 
معادل 2 میلیون و 200 هزار یورو صرفه جویی ارزي خواهد داشت. 



سومین توافقنامه نیز با 433 هزار و صرفه جویی ارزي بین فولاد خوزستان و شرکت پیمان پرس اهواز براي سال ساخت قالب تاکنون ریخته

 
گري به امضا رسید. 

همچنین چهارم تفاهمنامه بین فولاد خوزستان با شرکت فولاد تجهیز ایرسا براي ساخت دلتاي مسی کوره قوس الکتریکی به امضا رسید که

 
معادل 286 هزار یورو صرفه جویی ارزي براي کشور خواهد داشت. 

همچنین پنجمین تفاهم نامه نیز بین ذوب آهن و شرکت فولاد تکنیک براي اجراي پایلوت کانورتر که صرفه جویی 200 هزار دلاري دارد

 
خواهد داشت. 

همچنین ششم تفاهم نامه نیز براي ساخت تاچ پنل بین ذوب آهن اصفهان و شرکت پردازش منطقی پارس به امضا رسید که معادل 200

 
هزار دلار صرفه جویی ارزي براي کشور خواهد داشت . 

هفتمین تفاهمنامه براي تامین نیازهاي پروژه ریلی بین ذوب آهن اصفهان و شرکت پویا گستر آرمین که معادل 200 هزار دلار صرفه جویی

 
ارزي دارد به امضا رسید. 

براي تامین فرم مسی دوجداره بین ذوب آهن اصفهان شرکت دانش پرتو نقش جهان هشتمین تفاهم نامه با صرفه جویی 80 هزار دلاري به

 
امضا رسید. 

نهمین تفاهمنامه نیز با 200 هزار دلار صرفه جویی براي اجراي پایلوت کوره بلند بین ذوب آهن اصفهان و شرکت علمی و تحقیقاتی به امضا

 
رسید. 

در پایان این جشنواره با رونمایی کتاب تکنولوژي فولادسازي نوشته مهندس اسداالله فرشاد از دست اندرکاران صنعت فولاد کشور و شرکت

 
هاي فعال در حوزه معدنی و فولادي کشور با اهداي لوح مورد تقدیر قرار گرفتند. 

 
جدیت در بومی سازي سندي از غیرتمندي صنعتگران کشور است 

 
 

مجتبی توانگر در مراسم اختتامیه سومین نمایشگاه ملی فولاد ایران اظهار کرد: حضور تمامی هلدینگ ها و شرکت هاي بزرگ معدنی و
فولادي در رویدادي که به منظور حمایت سازندگان و تامین کنندگان داخلی و در راستاي بومی سازي و حمایت از ساخت داخل برگزار شده،

 
اقدام بسیار ارزشمندي است. 



وي افزود: افزایش سهم تامین داخلی و حمایت از تامین کنندگان و شرکت هاي دانش بنیان داخلی توسط شرکت هاي بزرگ معدنی و
فولادي بیانگر نگاه درون زایی است که توسط این بنگاه هاي بزرگ در راستاي جهش تولید و بی اثر کردن خطر تحریم ها صورت گرفته

 
است. 

رئیس کمیته اقتصاد دیجیتال مجلس گفت: این جدیت و ساختارسازي که در قالب بومی سازي براي حمایت از تامین کنندگان داخلی

 
صورت گرفت، جاي افتخار دارد و سندي از غیرتمندي صنعتگران کشور است. 

توانگر اضافه کرد: امضاي بیش از 12 تفاهم نامه با صرفه جویی ارزي 317 میلیون یورویی با تامین کنندگان و سازندگان داخلی در این
رویداد بیانگر همین نگاه غیرشعاري در حوزه حمایت از تولید داخلی است. این رویداد و پویش جامعه آهن و فولاد کشور در حوزه بومی
سازي منجر شد که این صنعت بزرگ در دوره تحریم ها زمین گیر نشود و خوشبختانه امروز شاهدیم که این پویش ملی از بومی سازي
قطعات و تجهیزات به سمت توسعه تکنولوژي رسیده و از صرف ساخت قطعه و تجهیز به دستیبابی جوانان کشور به دانش روز دنیا براي

 
روزآمدي و بهره مندي صنعت فولاد در حرکت است. 

وي ادامه داد: هم اکنون نهضت بومی سازي به دنبال دانش روز دنیا است و این نهضت موفق شده علاوه بر صرفه جویی ارزي و جلوگیري از
تعطیلی خطوط کارخانجات معدنی و فولادي، به دو مسئله مهم «کیفیت» و «قیمت رقابتی» نیز توجه کند و حمایت درازمدت شرکت هاي

 
داخلی را به دنبال داشته باشد. 

عضو کمیسیون اقتصادي مجلس تصریح کرد: شناسایی تامین کنندگان، ساختارسازي براي توسعه بومی سازي همانند راه اندازي سامانه
جامع بومی سازي و توسعه تکنولوژي در زنجیره آهن و فولاد و سایر اقدامات در این حوزه آینده درخشان این صنعت بزرگ را تضمین می

 
کند. 

توانگر گفت: یکی از مشکلات جدي که در گفت وگو با فعالان این صنعت دریافتم، مشکل انرژي شامل تامین برق در تابستان و گاز در

 
زمستان بود. راهکارهاي کوتاه مدت، میان مدت و دراز مدتی براي آن وجود دارد که هر کدام از فعالان به یکی از آن ها اشاره کردید. 

وي افزود: خوب است در قالب انجمن هاي صنفی که در اختیار دارید این موارد را تجمیع و در اختیار نهادهاي تصمیم گیر و تصمیم ساز در
مجلس و دولت قرار دهید تا بتوانیم سریع تر براي آن چاره اندیشی کنیم. در دهه فجر به همه شما بابت این غیرت و حمایت از توان داخلی
دست مریزاد می گویم و امیدواریم این اقدامات سبب توسعه پایدار صنعت فولاد شود. از امروز خود را مشاورین مجلس شوراي اسلامی بدانید.

 
سومین جشنواره و نمایشگاه ملی فولاد ایران بکار خود پایان داد 



 
 

این جشنواره که توسط انجمن فولاد ایران در هتل المپیک تهران برگزار شده بود، همزمان با دهمین روز چهل وسومین سالگرد پیروزي

 
انقلاب اسلامی ایران به کار خود پایان داد. 

همزمان با برگزاري این جشنواره، نمایشگاه جامع ارائه فرصت هاي بومی سازي و حمایت از تولید داخلی صنعت فولاد کشور، 114 شرکت

 
فعال در عرصه صنایع فولاد سازي کشور آخرین دستاوردهاي خود را در معرض دید متخصصان و تولید کنندگان قراردادند. 

در نخستین روز سومین جشنواره و نمایشگاه ملی فولاد ایران که با حضور محمد یاسر طیب نیا مدیرعامل فولاد مبارکه اصفهان برگزار شد از
خدمات 7 نفر از چهره هاي توسعه گرا صنعت فولاد در سال 1400 و 20 تامین کننده برتر زنجیره آهن و فولاد کشور با اهداي لوح و تندیس

 
تقدیر شد. 

برگزاري میزگرد تخصصی نقش زیست بوم نوآوري در آینده صنعت فولاد و بررسی رویداد ریورس پیچ توسط شرکت فولاد مبارکه از مهم

 
ترین برنامه هاي این جشنواره است. 

تامین برق مورد نیاز شرکت هاي فولادي با استفاده از انرژي هاي تجدید پذیر و استفاده از تکنولوژیهاي پیشرفته براي تولید فولاد در کشور

 
از مهم ترین میزگردهاي تخصصی این جشنواره توسط فولاد مبارکه اصفهان بود. 

همچنین بومی سازي صفحات مسی قالب ریخته گري، پوشش دهی به روش پاشش حرارتی بر روي صفحات مسی و بومی سازي نمونه
گیري هاي اتوماتیک و تجهیزات آزمایشگاه گندله سازي توسط فولاد مبارکه، از دیگر میزگردهاي تخصصی سومین جشنواره و نمایشگاه ملی

 
فولاد ایران در طی 3 روز گذشته بود. 

در سومین جشنواره و نمایشگاه ملی فولاد ایران، شرکت فولاد مبارکه اصفهان سه تفاهم نامه براي تولید ورق هاي فولادي، ساخت پمپ هاي

 
پوسته زدا و ساخت بازوهاي کوره قوسی با چند شرکت مطرح ایرانی در عرصه صنعت فولاد منعقد کرد. 

با امضاي این تفاهم نامه همکاري بین شرکت فولاد مبارکه با این شرکت ها، معادل 300 میلیون یورو، 1.8 میلیون یورو و 1.2 میلیون یورو

 
براي کشورمان صرفه جویی ارزي حاصل می شود. 

این تفاهم نامه ها با شرکت هاي فولاد اکسین خوزستان، شرکت لوله سازي اهواز و شرکت ملی نفت ایران، شرکت پترو انرژي هیراد و شرکت

 
پولاد تجهیز ایریسا، توسط مدیرعامل شرك فولاد مبارکه اصفهان به امضا رسید. 



 
نشست شوراي تأمین بروجن در شرکت ورق خودرو چهارمحال و بختیاري 

 
 

در این نشست، فرماندار بروجن بر مانع زدایی از مسیر تولید تأکید کرد و گفت: در این راستا اهداف ترسیم شده در جهت حمایت ویژه از
واحدهاي صنعتی، مشکلات مهم آن ها به خصوص در بخش تأمین زیرساختی ازجمله برق، آب و گاز را به صورت جدي پیگیریم و ان شااالله

 
نتایج مطلوبی نیز حاصل خواهد داشت. 

مسعود ملکی افزود: واحدهاي تولیدي و صنعتی شهرستان باید پیگیر اجراي طرح توسعه واحد خود بوده و در این رابطه دستگاه هاي اجرایی

 
شهرستان و حتی استان نیز به صورت جدي حامی بخش تولید و تولیدکنندگان هستند. 

در ابتداي این جلسه مدیرعامل شرکت ورق خودرو چهارمحال و بختیاري ضمن خیرمقدم و تبریک ایام دهه فجر به اعضاي شوراي تأمین
شهرستان بروجن، اظهار کرد: با بهبود و پیشرفت شرایط کنونی کشور و حرکت به سمت ثبات نوید تحول و ایجاد امیدواري براي رفع موانع

 
در حوزه تولید و خروج از بن بست هاي اقتصادي جلوه گر خواهد شد. 

وي با اشاره به اینکه در جریان رفع موانع تولید و پشتیبانی از آن همه داراي رسالت هستیم و در یک سنگر قرار داریم، گفت: در این راستا،

 
برخی مشکلات و موانع مرتبط با امور کلان و ملی است که باید منعکس و پیگیري شود. 

حمید شجاعی در ادامه این نشست با اشاره به شعار سال 1400 از سوي مقام معظم رهبري گفت: ایشان با رویکرد جدي تر نسبت به گذشته
به نوعی وارد جزییات شدند، و در واقع اصل مشکل کشور را "تولید" دانستند و اگر تولید نباشد هم وضعیت اشتغال و هم موانعی که فکر می

 
کنیم در حوزه اقتصادي داریم، حل نمی شود. 

این جلسه با بررسی مشکلات شرکت ورق خودرو چهارمحال و بختیاري ادامه یافته و با بازدید اعضاي شوراي تأمین شهرستان بروجن از

 
سایت این شرکت به پایان رسید. 

 
برگزاري آیین افتتاح پروژه 80 واحدي کارکنان شرکت سنگ آهن گهرزمین 



 
 

با حضور ویدیوکنفرانسی معاون اول ریاست جمهوري، وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و امام جمعه سیرجان، رییس مجمع نمایندگان استان
و نماینده مردم سیرجان و بردسیر، فرماندار سیرجان، مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی، دکتر محمدرضا خضري پور عضو هیات مدیره و
معاون توسعه مدیریت و سرمایه انسانی گهرزمین و تنی چند از مسئولان شهرستان و اصحاب رسانه هم اکنون در محل احداث این واحدها

 
در حال برگزاري است. 

 
معرفی همکاران برتر شرکت فولاد مبارکه 

 
 

در مراسم اختتامیه سومین نمایشگاه ملی فولاد ایران شرکت هاي برتر در 4 گروه «تولیدکندگان برتر در زمینه مواد اولیه و مصرفی»،
«سازندگان برتر در زمینه قطعات و تجهیزات»، «تامین کنندگان برتر در زمینه تحقیق، توسعه و تکنولوژي» و «تامین کنندگان برتر در سال

 
هاي 13699 و 1400 براي اولی همکاري» براي شرکت فولاد مبارکه معرفی شد. 

بر این اساس شرکت هاي فولاد تسمه پاسارگاد، آترا صنعت اسپادان، کاسپین پودر فولاد، دیرگدازهاي ویژه زاگرس و توکا رنگ فولاد سپاهان

 
به عنوان تولیدکنندگان برتر در زمینه مواد اولیه و مصرفی معرفی شدند. 

شرکت هاي آریا فرسان اسپادانا، صنایع پمپیران به عنوان سازندگان برتر در زمینه قطعات و تجهیزات و پژوهشگاه فولاد دانشگاه صنعتی



اصفهان، شهرك علمی تحقیقاتی اصفهان و شرکت پایا صنعت نیز به عنوان تامین کنندگان برتر در زمینه تحقیق، توسعه و تکنولوژي معرفی

 
شدند. 

 
در نهایت آراد صنعت آسیا نیز به عنوان تامین کننده برتر در سال 1399 و 1400 براي اولین همکاري شناخته شد. 

 
بومی سازي در فولاد مبارکه نهادینه شده است 

 
 

سید ابوالفضل موسوي زاده در گفت وگویی اظهار کرد: یکی از موضوعات مهمی که در حوزه بومی سازي وجود دارد این است که همه صنایع
از اقدامات و پروژه هاي بومی سازي سایر شرکت ها اطلاع ندارند.ایجاد اینگونه نمایشگاه ها باعث می شود که اطلاعاتی که در زمینه ساخت و
ایجاد تکنولوژي در بومی سازي به وجود آمده است در شرکت ها به اشتراك گذاشته شود. به علاوه حضور بزرگان صنعت ما در نمایشگاه نیز

 
باعث می شود صحبت هاي شرکت هاي فولادساز یا سازنده محصولات شنیده شود. 

وي افزود: بومی سازي یک فعل تنها نیست؛ یک فرآیند است. از زمان اعلام نیاز، شناسایی، ارزیابی و انتخاب شرکت هاي بومی ساز، ایجاد
تکنولوژي ساخت قطعه و سپس ساخت آن همه اجزاي درگیر در طول فرایند باید در آن حضور فعال داشته باشند. خوشبختانه در فولاد
مبارکه این موضوع نهادینه شده است و توسط مدیریت فولاد مبارکه در نقشه استراتژیک شرکت دیده شده و عملا فرصت هایی در اختیار

 
این واحد قرار گرفته است. 

کارشناس کنترل، برنامه ریزي و کنترل کیفی بومی سازي گفت: در فولاد مبارکه واحد بومی سازي در مسیر خرید قرار دارد. در این مسیر
کارشناسان مسیر خرید قطعه یدکی را مشخص می کنند که به بیان دیگر کارشناسان تعیین می کنند که قطعه یا ساخت داخل شود و یا به

 
صورت موازي علاوه بر خرید خارجی بومی سازي آن نیز انجام شود. 

موسوي زاده افزود: عملا در فولاد مبارکه بسیاري از قطعات در داخل کشور ساخته شده، مشکلات موجود در بخش خطوط تولید مرتفع شده
و تکنولوژي مورد توقع فولاد مبارکه به شرکت سازنده منتقل شده است. این انتقال دانش باعث می شود همپاي برطرف کردن نیاز فولاد

 
مبارکه صنایع کشور هم از لحاظ تکنولوژي و ابزار و هم از لحاظ دانش فنی دانش فنی هم بومی سازي شود. 

 
گسترش سرمایه گذاري با توسعه زیرساخت ها در منطقه ویژه اقتصادي لامرد 



 
 

احسان انصاري، مدیرعامل منطقه ویژه لامرد، با اشاره به ارزش تقریبی 20 هزار میلیارد ریالی قراردادهاي توسعه زیرساخت ها در منطقه ویژه
اقتصادي لامرد، تصریح کرد: این میزان سرمایه گذاري در پروژه هاي زیرساخت منطقه صورت گرفته که از جمله آن ها می توان به عملیات
اجرایی احداث زیرساخت هاي سیویل، احداث خط انتقال برق 132 کیلو ولت، احداث سوله انبار گمرك و سوله انبار منطقه و هم چنین

 
نصب و راه اندازي باسکول دوم منطقه ویژه، اشاره کرد. 

انصاري در ادامه با اشاره به سرمایه گذاري هاي جدید در منطقه افزود: از جمله سرمایه گذاري هاي صورت گرفته در منطقه ویژه اقتصادي
لامرد، انعقاد قرارداد احداث دو مجتمع پتروپالایشگاهی با حجم سرمایه گذاري بالغ بر 200 میلیون دلار با مشارکت ستاد اجرایی فرمان امام

 
و پیش بینی حضور دو پتروشیمی دیگر تا پایان سال است. 

 
وي اظهار امیدواري کرد که با احداث و ایجاد پتروشیمی ها در منطقه شاهد تحول و رونق در تولید و ایجاد اشتغال پایدار خواهیم بود. 

مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادي لامرد در ادامه با اشاره به دو طرح مهم و ملی در منطقه اظهار داشت: خرید تضمینی آب از سرمایه گذار
بخش خصوصی در قالب طرح انتقال آب از خلیج فارس به منطقه ویژه اقتصادي لامرد و بسترسازي آن براي توسعه در سطح استان و کشور
همچنین عملیات احداث آزاد راه لامرد به پارسیان براي سهولت دسترسی به اسکله بندر پارسیان را می توان از دیگر اقدامات برجسته منطقه
اقتصادي لامرد و سازمان ایمیدرو نام برد و خاطر نشان کرد که ارزش حدودي پروژه هاي مذکور بالغ بر 60 هزار میلیارد ریال تخمین زده

 
می شود. 

انصاري در حوزه مسئولیت هاي اجتماعی منطقه ویژه اقتصادي لامرد و سازمان ایمیدرو، به آغاز عملیات اجرایی باند دوم محور لامرد به خنج
اشاره کرد و افزود: با مشارکت ایمیدرو مراحل اولیه اجراي پروژه دو بانده کردن جاده روبروي منطقه ویژه به منظور کاهش خطرات و حوادث
جاده اي آغاز شده است. وي همچنین کمک و حمایت از روستاهاي مجاور آسیب دیده از سیل را در راستاي مسئولیت هاي اجتماعی این
منطقه دانست و افزود: در پی بارندگی هاي سیل آسا در لامرد و خسارت به مردم، منطقه ویژه اقتصادي لامرد عزم خود را در جهت کمک به
مردم روستاهاي همجوار جزم کرد و به همین منظور آبرسانی از منطقه ویژه به روستاي مجاور و احداث ساختمان مسکونی براي دو خانواده

 
آسیب دیده از سیل با اقدام خیرخواهانه ي پیمانکاران منطقه ویژه اقتصادي لامرد در دستور کار قرار گرفت. 

لازم به ذکر است منطقه ویژه اقتصادي لامرد از مجموعه هاي تحت پوشش سازمان توسعه و نوسازي معادن و صنایع معدنی ایران (ایمیدرو)

 
در جنوب استان فارس و همجوار با دو استان هرمزگان و بوشهر (عسلویه) قرار دارد. 

انتهاي پیام/



افتتاح 380 پروژه صنعتی بخش خصوصی و 37 پروژه عمرانی شهرك هاي صنعتی/

آغاز واگذاري 123 قطعه زمین در شهرك صنعتی بعثت

منبع: قلم پرسشماره خبر:  280  |  تاریخ: 1400/11/21

بهره برداري از 380 پروژه صنعتی و تولیدي بخش خصوصی و 37 پروژه عمرانی و زیرساختی شهرك هاي صنعتی استان با حضور
استاندار آذربایجان شرقی در شهرك صنعتی بعثت آغاز شد. عابدین خرّم عصر امروز در ادامه افتتاح پروژه هاي دهه فجر، با افتتاح

نمادین دو واحد صنعتی در شهرك صنعتی بعثت، بهره برداري از 380 پروژه ...

بهره برداري از 380 پروژه صنعتی و تولیدي بخش خصوصی و 37 پروژه عمرانی و زیرساختی شهرك هاي صنعتی استان با حضور
استاندار آذربایجان شرقی در شهرك صنعتی بعثت آغاز شد. عابدین خرّم عصر امروز در ادامه افتتاح پروژه هاي دهه فجر، با افتتاح نمادین دو

 
واحد صنعتی در شهرك صنعتی بعثت، بهره برداري از 380 پروژه صنعتی (...) 

بهره برداري از 380 پروژه صنعتی و تولیدي بخش خصوصی و 37 پروژه عمرانی و زیرساختی شهرك هاي صنعتی استان با حضور استاندار

 
آذربایجان شرقی در شهرك صنعتی بعثت آغاز شد. 

عابدین خرّم عصر امروز در ادامه افتتاح پروژه هاي دهه فجر، با افتتاح نمادین دو واحد صنعتی در شهرك صنعتی بعثت، بهره برداري از 380

 
پروژه صنعتی و تولیدي بخش خصوصی را در استان کلید زد. 

با افتتاح این واحدها که در بخش هاي صنایع غذایی، سلولزي، بهداشتی، شیمیایی، کفش، نساجی، لوازم خانگی، مقاطع فولادي، قطعات
خودرو، دارویی و ریخته گري اجرا شده اند، بالغ بر 4335 میلیارد ریال سرمایه گذاري شده و با بهره برداري از آنها براي 6 هزار نفر شغل

 
ایجاد شده است. 

واحد تولیدي فیلتر اکسونیک با سرمایه گذاري 30 میلیارد تومان و اشتغال زایی 60 نفر و واحد تولید سازه فلزي و ورق هاي صنعتی با

 
سرمایه گذاري 25 میلیارد تومان و اشتغال زایی 90 نفر واحدهاي بودند که امروز با حضور استاندار آذربایجان شرقی افتتاح شدند. 

همزمان با افتتاح پروژه هاي بخش خصوصی استان، 37 پروژه عمرانی و زیرساختی شهرك هاي صنعتی استان ازقبیل پروژه هاي آبرسانی و

 
برق رسانی با اعتبار 200 میلیارد تومان به بهره برداري رسید. 

پروژه خط انتقال و شبکه توزیع آب در شهرك صنعتی بعثت یکی از این پروژه ها بود که آب مورد نیاز 500 واحد تولیدي را تأمین خواهد

 
کرد. 

 
همچنین با حضور استاندار آذربایجان شرقی واگذاري 123 قطعه زمین در فاز توسعه 400 هکتاري شهرك صنعتی بعثت آغاز شد. 

 
با احداث واحدهاي صنعتی و تولیدي در این قطعات بالغ بر 20 هزار میلیارد ریال سرمایه گذاري و براي 3500 نفر شغل ایجاد خواهد شد. 

استاندار آذربایجان شرقی همچنین در جریان حضور خود در شهرك صنعتی بعثت، به صورت مستقیم با برخی از صنعتگران و تولیدکنندگان

 
این شهرك گفت وگو کرد و به مسائل و مشکلات آنها گوش فرا داد. 



عابدین خرّم با بیان اینکه عرصه تولید، جبهه اصلی جنگ اقتصادي است، گفت: اقتصاد، صنعت و تولید مهم ترین کارویژه جمهوري اسلامی

 
تلقی می شود و باید در حوزه اقتصاد هم همانند عرصه دفاعی بدرخشیم. 

 
وي افزود: صنعتگران و اهالی تولید، سربازان خط مقدم جنگ اقتصادي هستند و تحقق این مهم جز با مجاهدت آنها میسر نیست. 

 
خرّم با بیان اینکه حمایت ما از تولید شعاري نیست، افزود: امروز دولت سیزدهم اراده کرده است تا موانع تولید را از سر راه بردارد. 

وي با بیان اینکه دولت براي تکمیل ظرفیت هاي ترانزیتی و زیرساختی شهرك صنعتی بعثت تلاش خواهد کرد، گفت: صنعتگران هم باید در

 
این راستا کمک کنند و به عنوان مثال واحدهاي بزرگ حداقل براي تولید 5 مگاوات برق به بالا باید همت کنند. 

استاندار آذربایجان شرقی تاکید کرد: ظرفیت نیروي انسانی در حوزه صنعت براي استان مایه امیدواري است و این حرکت و روند رو به رشد
روز به روز ادامه پیدا خواهد کرد.



تصویب "قانون عملیات بانکداري بدون ربا" شاه بیت تحولات بانکی پس از انقلاب

منبع: فراسوشماره خبر:  281  |  تاریخ: 1400/11/21

مدیرعامل بانک صادرات از دستاوردهاي نظام بانکی پس از پیروزي انقلاب اسلامی می گوید که شاه بیت آن تصویب «قانون عملیات
بانکداري بدون ربا» و توانایی نظام بانکی براي مدیریت شرایط سخت تحریم ها است.

تصویب "قانون عملیات بانکداري بدون ربا" شاه بیت تحولات
بانکی پس از انقلابمدیرعامل بانک صادرات از دستاوردهاي
نظام بانکی پس از پیروزي انقلاب اسلامی می گوید که شاه
بیت آن تصویب «قانون عملیات بانکداري بدون ربا» و توانایی

 
نظام بانکی براي مدیریت شرایط سخت تحریم ها است. 

به گزارش فراسو، حجت اله صیدي، مدیر عامل بانک صادرات
ایران در خصوص مرور دستاوردهاي نظام بانکی پس از پیروزي انقلاب اسلامی با خبرگزاري فارس گفت و گویی انجام داده است. صیدي از
تحول نظام بانکی در سالهاي پس از پیروزي انقلاب می گوید که تصویب «قانون عملیات بانکداري بدون ربا» به عنوان چارچوبی مترقی،
سرآغازي بر آن بود. در گام بعد، تقویت مزیت هاي نسبی کشور و تأمین مالی صنایعی از قبیل فولاد، سیمان، مواد غذایی، نفت، گاز و
پتروشیمی قرار داشت که به استقلال اقتصادي به عنوان ساحتی از استقلال در مفهوم انقلابی و همه جانبه آن یاري رساند؛  مسیري که هر
چند با موانعی چون جنگ تحمیلی و تحریم هاي ظالمانه مواجه بود، اما با اصلاح ساختار و ارتقاي استانداردهاي نظام بانکی و استفاده
حداکثري از فناوري هاي نوین طی شد. او چشم انداز پیش روي  نظام بانکی را که در افق گام دوم انقلاب معنا می یابد، با دو مفهوم حمایت
از تولید و گسترش عدالت اجتماعی همساز می انگارد؛ دو مفهومی که بانک صادرات ایران با توجه به حضور همیشگی در متن مردم 
براي هریک طرح ها و  محصولاتی نو عرضه داشته و برآن است که علاوه بر اصالت عدالت به عنوان یکی از اصلی ترین آرمان ها، تأمین مالی

 
مردم کم برخودار و کم درآمد کمک می کند تا پیشرفت اقتصادي نیز بهتر و سریعتر در دسترس قرار گیرد. 

 
 نظام بانکی ما پس از پیروزي انقلاب اسلامی تا چه حد متحول شد و چقدر توانست با اهداف و آرمان هاي انقلاب همسو و منطبق شود؟ 

 انقلاب اسلامی مبتنی برآموزه ها و اصول دین مبین اسلام و شعارهاي کلیدي آن استقلال، آزادي و جمهوري اسلامی بود. طبیعی است که
بعد از پیروزي انقلاب و برقراري نظام جمهوري اسلامی که مؤلفه ها و تعاریف خود را دارد و  تدوین قانون اساسی، نظام بانکی نیز باید دچار
تحول می شد و از انقلاب تأثیر می پذیرفت. یکی از مهمترین کارهایی که در همان سال هاي اول استقرار نظام جمهوري اسلامی اتفاق افتاد،
این بود که فقها  با کار ویژه و منسجم در خصوص عقود اسلامی، قانون عملیات بانکداري بدون ربا را تدوین کردند که در سال 62 تصویب

 
شد. 

در اسلام و اقتصاد اسلامی چند مفهوم خیلی برجسته است و وقتی به قانون عملیات بانکی بدون ربا می نگریم، متوجه می شویم که توجه
خوبی به آنها شده است. یکی از این مفاهیم محاسبه سود واقعی و دیگري توزیع عادلانه سود است.در عملیات بانکی بدون ربا اولین نکته در
محاسبه سود واقعی این است که وقتی وجهی به یک فعالیت اقتصادي تخصیص پیدا می کند تا سودي حاصل شود، آن عملیات باید واقعی
باشد. دوم این که این سود بین شرکا یا افراد درگیر در آن فعالیت اقتصادي به صورت عادلانه توزیع شود. (می دانیم که عادلانه به معنی
مساوي نیست). این امر در قالب عقود معین محقق می شود که طرف هاي عقد ممکن است بانک و عامل(انجام دهنده فعالیت اقتصادي) یا
دو شریک باشند. مضاربه، مساقات، مرابحه و مشارکت از جمله این عقود هستند. با این که هر متن قانونی قابل نقد است، اما من این قانون را



قانون بسیار پیشرفته اي می دانم. یکی از نشانه هاي آن هم این است که تا امروز که بیش از 38 سال از جاري شدن قانون عملیات بانکی

 
بدون ربا می گذرد، نیازي به تغییر آن احساس نشده است. این قانون بحمداالله یکی از ثمرات انقلاب بود. 

یکی از مهمترین شعارهاي انقلاب اسلامی، استقلال بود. بانک ها براي کاهش وابستگی و افزایش خوداتکایی کشور در این بیش از

 
چهاردهه چه نقشی ایفا کردند و در دستیابی به آن  چقدر موفق بودند؟ 

بحث استقلال براي جمهوري اسلامی خیلی مهم است و بانک ها هم باید در همین مسیر حرکت کنند. در این بحث استقلال را در حوزه
اقتصاد در نظر می گیریم، اگرچه می توان در حوزه سیاست و فرهنگ و  سایر حوزه ها هم به طور مبسوط گفت و گو کرد؛ اما از آنجایی که
در حوزه بانکداري بحث می کنیم، استقلال اقتصادي را مد نظر داریم. براي دستیابی به استقلال اقتصادي، لازم بود که زیرساخت هاي کشور
محکم شوند و براي این که کشور روي پاي خود بایستد، شاخص ها در حوزه اقتصاد کلان بهبود پیدا کند. باید از مزیت هاي نسبی کشور
استفاده و آنها را تقویت می کردیم و این ها نیاز به تأمین مالی داشت که نظام بانکی باید انجام می داد. به جاي این که خام فروشی کنیم،
باید به سمت ایجاد ارزش افزوده در معادن و ذخایر کشور می رفتیم. در فولاد کارهاي بزرگی شد؛ مثل فولاد مبارکه، فولاد خوزستان و فولاد
خراسان. الحمدالله الان در استان هرمزگان چند طرح بزرگ فولادي داریم که چند تا از آنها به بهره برداري رسیده است. براي این که زنجیره
فولاد تکمیل شود، باید از معادن، سنگ آهن استخراج می شد و فرآیند تبدیل به شمش فولادي را طی می کرد. بنابراین کارخانه هاي آهن
اسفنجی، گندله سازي، کنسانتره و امثال اینها ایجاد شد که این فعالیت ها نیاز به تأمین مالی داشت. بعد از آن به جاي واردات ورق آهن از

 
کره و روسیه براي تولید خودرو، تجهیزات و ماشین آلات، بانک ها کارخانه هاي فولاد را تأمین مالی کردند. 

اوائل انقلاب تولید سیمان کشور در حداقل میزان بود و در دهه 70 لازم بود به 56 تا 70 میلیون تن و تا امروز به 80 میلیون تن برسد که
تقریباً محقق شده است. کارخانه هاي سیمان با تأمین مالی بخش بانکی ایجاد شدند. در مواد غذایی خیلی مشکل داشتیم. حتی پنیر را از
دانمارك وارد می کردیم. وقتی جمعیت زیاد می شود، شیوه هاي سنتی تولید روستایی و خانگی براي جمعیت 50 تا 80 میلیونی جوابگو
نیست و انواع لبنیات باید به شیوه صنعتی تولید شود. بنابراین لازم بود شرکت هاي لبنی بزرگ تأسیس شود یا شرکت هاي موجود بزرگتر
شوند. نظام بانکی به داد اینها رسید و در حال حاضر کشور تولید کننده و صادر کننده انواع محصولات لبنی است که نقش نظام بانکی را در

 
این بخش برجسته می کند. 

 
در حوزه تأمین مالی مزیت نسبی کشور یعنی نفت و گاز و پتروشیمی چطور؟ 

 در این حوزه روشن است که هم اکتشاف باید صورت می گرفت و هم حفاري و استخراج. بعد از تکمیل فرآیندها باید به جاي صادرات نفت
خام و گاز، آنها را به فرآورده هاي بالادستی و پایین دستی و محصول نهایی تبدیل می کردیم. بنابراین ابتدا پالایشگاه ها و بعد شرکت هاي
پتروشیمی ایجاد شدند. پارس جنوبی در عسلویه اوج این کار بود. تأمین مالی این بخش را هم نظام بانکی به عهده گرفت و این پیشرفت ها

 
باعث شد که کشور در تحقق استقلال جلو برود. 

 
آیا از منظر نظام بانکی، شاخصی براي سنجش این کاهش وابستگی و  تحقق مفهوم استقلال اقتصادي وجود دارد؟ 

  استقلال یک مفهوم نسبی است و مطلق نیست که با تعیین یک عدد بتوان تشخیص داد. در همه جاي دنیا مزیت نسبی برقرار است. در
ایران هم نظام بانکی به این روند کمک کرد و به جاي واردات محصولات متنوع، خودمان تولید کردیم و الان صادرکننده خیلی از محصولات
نهایی هستیم. زمانی گاز، ماده خام محسوب می شد و متانول محصول ؛ اما در حال حاضر متانول فروشی هم خام فروشی است و باید آن را
به یک محصول نهایی تبدیل کنیم. اتیلن و حتی پلی اتیلن را هم باید به سمت محصولات پایین دستی ببریم. در بخش هاي دیگر این
صنعت هم به جاي این که قطعات مختلف لوازم خانگی و خودرو را وارد کنیم، از محصولات متنوع پتروشیمی مختلف استفاده می شود. این

 
نقش نظام بانکی بود در تحقق شعار استقلال. 



اگر بخواهید  در چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی،  از چند دستاورد اصلی نظام بانکی براي مردم نام ببرید، به چه مواردي اشاره

 
می کنید؟ 

دستاوردهاي نظام بانکی همین هاست. منبع اصلی بخش مهمی از تولید ناخالص داخلی که توسط کارخانجات و خدمات تامین می شود،
نظام بانکی است. تحولات زیادي هم در درون نظام بانکی اتفاق افتاده که از جمله آنها می توان به فناوري اطلاعات اشاره کرد. نظام بانکی با
این فناوري توانست روي پاي خودش بایستد. بانکداران خودشان برنامه نوشتند و نرم افزار تهیه کردند. در حال حاضر 80 میلیون نفر
جمعیت داریم. نزدیک به 200 میلیون کارت بانکی در دست مردم است و با  این که زمان استاندارد متوسط نقل و انتقال تراکنش هاي بانکی
در دنیا هشت ثانیه است، در ایران این زمان کمتر است و حتی برخی اوقات پیامک انتقال وجه پس از دو ثانیه دریافت می شود. اینها

 
دستاوردهاي داخلی نظام بانکی در حوزه اصلاح ساختارهاست. 

پس از انقلاب اسلامی در نظام بانکی دو اتفاق مهم رخ داد؛ یکی عرضه سهام برخی بانک هاي بزرگ دولتی مانند بانک صادرات ایران، ملت و
تجارت در بورس و دیگري تأسیس بانک هاي خصوصی و این هر دو در نظام بانکی تحول آفرید. الحمدالله امروز چند بانک خصوصی قوي در
کشور داریم که پا به پاي بانک هاي دولتی و بورسی در حال فعالیت هستند. عمده این بانک ها به بورس وارد شدند و این موضوع باعث
شفافیت بیشتر شد. وقتی شرکتی را بورسی می کنیم، دو اتفاق می افتد؛ یکی شفافیت و دیگري افزایش پاسخگویی. اصولاً وقتی از نظام
جمهوري صحبت می کنیم، مردمسالاري و پاسخ خواهی مردم مطرح می شود و دولت باید پاسخگو باشد. بورسی کردن بانک ها و شرکت ها

 
موجب شد تا پاسخگویی در سطح بهتري قرار گیرد و کیفیت آن بالا برود. 

 مدتی کوتاه پس از پیروزي انقلاب جنگ آغاز شد. نظام بانکی و از جمله بانک صادرات ایران در مواجهه با جنگ تحمیلی و پس از آن تحریم

 
هاي ظالمانه چه واکنش هایی از خود نشان داد، چطور به مقاوم سازي اقتصاد در برابر این تهاجمات کمک کرد و به چه نتایجی رسید؟ 

 دشمن فهمیده بود که ضربه به کشور را از کجا آغاز کند. از همان ابتداي انقلاب دیدیم که از طریق گروهک ها از جمله منافقین سعی
داشت کشور را به هم بریزد و مغزهاي متفکر نظام را یکی پس از دیگري از میان بردارد تا به اهدافش برسد. موفقیت هاي انقلاب براي دو
گروه هزینه داشت. یکی براي ابرقدرت ها و استکبار جهانی و دیگري براي حکام مرتجع برخی کشورهاي منطقه که بیداري اسلامی رفته رفته
آنها را از پاسخگویی به ملت هایشان ناگزیر می کرد. اینها نمی خواستند مردم ایران و دیگر ملت ها به این بینش برسند. به همین دلیل ترور
و انفجار و ناآرامی و بلافاصله در پی آن هشت سال دفاع مقدس اتفاق افتاد و همه دنیا پشت سر عراق قرار گرفت تا زیرساخت هاي ایران را
تخریب کند. با این همه در دفاع مقدس اولاً ایران نگذاشت یک وجب از خاك کشور از دست برود و سرافراز از جنگ بیرون آمد و ثانیاً
بلافاصله همت کرد به آبادانی کشور، ساختن خرابی هاي ناشی از جنگ  و سرمایه گذاري. عسلویه آغاز شد. افزایش ظرفیت سیمان،
پتروشیمی، مواد غذایی، نساجی و فولاد شروع شد. دشمنان براي ضربه زدن به این تحولات و پیشرفت، تحریم ها را آغاز کردند. دریافتند که
اگر نظام دریافت و پرداخت را فلج کنند، سیمان، خودرو سازي و سایر صنایع هم نمی توانند به فعالیت خود ادامه دهند. از این رو تحریم

 
نظام بانکی خیلی زودتر از سایر تحریم ها آغاز شد. 

در مورد تحریم ها دو منبع مهم وجود دارد که یکی کتاب «جنگ خزانه داري» نوشته معاون خزانه داري آمریکا در زمان جورج بوش و
دیگري کتاب «هنر تحریم ها»ست که توسط ریچارد نفیو نوشته شده است. در کتاب جنگ خزانه داري به صراحت تحریم نظام بانکی مورد
اشاره قرار گرفته و حتی چند سطر هم در خصوص تحریم بانک صادرات ایران نوشته شده است. نظام بانکی کشور تحریم را با همه سختی
اش توانست مدیریت کند. این تحریم ها در سال 2010 به اوج خود رسید. سوئیفت بسته و نقل و انتقالات محدود شد. پیشتر هم معامله با
دلار محدود شده بود. نظام بانکی اما با تمام سختی ها توانست دوام بیاورد و به فعالیت خود ادامه دهد. بانک صادرات ایران با توجه به این که
بیشترین تعداد شعب خارجی را در دنیا دارد، قطعا باید بیشتر ضربه می دید؛ اما در مقابل تدابیري را به کار بست و الحمدالله تاکنون موفق

 
شده به فعالیت و خدمت رسانی  و تزریق پول به اقتصاد ادامه دهد. 

با اصلاح ساختاري که از چهار سال پیش آغاز شد، ساختار مالی بانک بهتر شد. بانکی که در سال 96 روزانه 10 میلیارد تومان زیان می داد و



نزدیک به 5/7 هزار میلیارد تومان زیان انباشته داشت، در حال حاضر بانک سود دهی شده، زیان انباشته خود را پوشش داده است و پروژه

 
هاي داخلی و خارجی را تأمین مالی می کند. اینها برخی از دستاوردهاي نظام بانکی در چهل و سه سال گذشته است. 

 
به نظرتان  براي پایداري و افزایش این دستاوردها چه باید کرد؟ 

دو نکته بسیار اهمیت دارد. یکی حمایت از تولید است. هرچه قدر از تولید حمایت کنیم، تولید ناخالص داخلی (مجموعه کالا و خدماتی که
در یک سال تولید می شود) بالا می رود که در بانک صادرات ایران این امر در اولویت قرار دارد و تلاش شده متناسب با منویات مقام معظم
رهبري که در سال هاي اخیر، همه ساله ابعاد مختلف تولید را مورد نظر قرار داده و ابلاغ فرموده اند، اقدامات خود را سامان دهد و با طرح

 
هاي طروت، محیا،کارا و محصولات مختلف بانکی براي تحقق این اهداف قدم هاي بزرگی بردارد. 

در کنار رونق تولید،  فقرزدایی مطرح است. می دانید که تحقیقات و نظریه هاي توسعه اقتصادي نهایتاً  به دو راهی توسعه و عدالت می رسد.
حتی برخی طرفداران یک نظریه افراطی معتقدند ایرادي ندارد برخی زیر چرخ هاي توسعه له شوند. البته معلوم است در چنین شرایطی
مردم فقیر له خواهند شد. زمانی که کارخانجات و برج ها ایجاد شود، دهک هاي اول فقیرتر می شوند و گاهی از بین می روند و این دسته از
توسعه گراها هم به آن اعتنایی ندارند؛ اما جمهوري اسلامی همواره توسعه را در کنار عدالت دیده و نه فقط اجازه نداده دهک هاي اول و دوم
له شوند، بلکه تلاش کرده از رفاهی حداقلی برخوردار باشند. تأمین مالی این طبقات در نظام بانکی یک ارزش است و  مورد توجه قرار دارد.
ارزش و اهمیت این موضوع در بانک صادرات ایران به مراتب بیشتر است؛ چراکه بانک صادرات ایران یک بانک مردمی است و از زمان تأسیس
در 70 سال پیش در متن جامعه قرار داشته است. در همه شهرها و بخش ها و حتی مناطق دورافتاده شعبه تأسیس کرده است. این بانک
حتماً تسهیلات بخش هاي آسیب پذیر، اشتغال، کارآفرینی و ازدواج و اخیراً پرداخت وام بدون ضامن را با جدیت در دستور کار خود دارد. در
دوسال اخیر شیوع بیماري کرونا باعث شد تا کسب و کارها آسیب ببینند و درآمد و اشتغال مردم با مشکل مواجه شود. در چنین شرایطی
وام ودیعه مسکن تعریف شد. اینها بخشی از مأموریت هاي اجتماعی بانک صادرات ایران است. باید بدانیم که بدون وجود نشاط و گسترش
فقر در جامعه امکان توسعه وجود ندارد. مگر می شود در یک جامعه فقیر و بدون نشاط به فکر توسعه بود؟ بنابراین تأمین مالی مردم کم
برخودار و کم درآمد کمک می کند تا جامعه زنده تر باشد و بهتر بتوان توسعه ایجاد کرد و این مهم در کارنامه شبکه بانکی و از جمله بانک

صادرات ایران نمره قابل قبولی دارد.



چهار طرح صنعتی، خدماتی و برق رسانی در رودان افتتاح شد

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  282  |  تاریخ: 1400/11/21

رودان - با حضور سرپرست معاونت توسعه و منابع انسانی استانداري هرمزگان 4 طرح صنعتی، خدماتی و برق رسانی در رودان به
بهره برداري رسید.

رودان - با حضور سرپرست معاونت توسعه و منابع انسانی
استانداري هرمزگان 4 طرح صنعتی، خدماتی و برق رسانی در

 
رودان به بهره برداري رسید. 

به گزارش خبرگزاري مهر، در دهمین روز از دهه فجر با حضور
سرپرست معاونت توسعه و منابع انسانی استانداري هرمزگان،
امام جمعه رودان، سرپرست فرمانداري رودان، مدیرکل صمت
هرمزگان و جمعی از مدیران شهرستانی 4 طرح خدماتی،

 
صنعتی و برقرسانی در رودان افتتاح شد. 

سرپرست فرمانداري رودان در حاشتیه آیین افتتاح این طرح ها گفت: کارخانه فرآوري کرومیت رودان در دهستان فاریاب از مهمترین طرح

 
هایی بود که امروز به بهره برداري رسید. 

عبدالرضا سالاري افزود: این طرح با اعتبار 37 میلیارد تومان و ظرفیت تولید 10 هزار تن در سال مورد بهره برداري قرار گرفت. با بهره

 
برداري از این طرح صنعتی براي 37 نفر بطور مستقیم ایجاد اشتغال شده است. 

سرپرست فرمانداري رودان خاطر نشان کرد: از تندیس سردار شهید حاج قاسم سلیمانی که توسط شهرداري رودان اجرا شده بود، رونمایی

 
شد. 

سالاري اظهار داشت: طرح توسعه شبکه برق شهرك امام حسن علیه السلام رودان با اعتبار هشت میلیارد ریال شامل دو کلیومتر شبکه

 
توسعه و نصب سه ترانسفورماتور بهره برداري رسید. 

وي خاطر نشان کرد: همزمان با دهه فجر هفت پروژه برق رسانی در شهرستان رودان با اعتبار 72 میلیارد ریال نیز مورد بهره برداري قرار

 
گرفته است. 

سرپرست فرمانداري رودان به دیگر طرح هاي افتتاح شده در رودان اشاره کرد و گفت: کارخانه تولید آب معدنی در شهرك صنعتی با سرمایه

 
گذاري 27 میلیارد تومانی بخش خصوصی با ظرفیت تولید 81 هزار تن آب معدنی در سال به بهره برداري رسید. 

سالاري افزود: با بهره برداري از طرح تولیدي صنعتی براي 20 نفر بطور مستقیم ایجاد اشتغال شده است.



4 پروژه با اعتبار 104 میلیارد ریال در قشم افتتاح شد

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  283  |  تاریخ: 1400/11/21

قشم - همزمان با دهه مبارك فجر 4 پروژه در بخش هاي سلامت، ورزش، گردشگري و آبرسانی با اعتبار 104 میلیارد و 500
میلیون ریال در قشم افتتاح شد.

قشم - همزمان با دهه مبارك فجر 4 پروژه در بخش هاي
سلامت، ورزش، گردشگري و آبرسانی با اعتبار 104 میلیارد و

 
500 میلیون ریال در قشم افتتاح شد. 

به گزارش خبرگزاري مهر، فرماندار شهرستان قشم در حاشیه
افتتاح این پروژه ها گفت: عملیات اصلاح و بازسازي ایستگاه
پمپاژ درکو و گوران با اعتبار 40 میلیارد ریال امروز به بهره

 
برداري رسید. 

محمد محمدحسینی تختی ادامه داد: این ایستگاه 14 روستا و

 
3500 خانوار با جمعیت 13 هزار و 520 نفر را زیر پوشش قرار می دهد. 

وي با تاکید بر لزوم توسعه گردشگري در جزیره قشم به منظور توانمندسازي جامعه محلی، اضافه کرد: یک خانه بومگردي در روستاي

 
گورزین با اعتباري بیش از 30 میلیارد ریال افتتاح شد که براي 10 نفر اشتغال مستقیم و براي 25 نفر اشتغال غیرمستقیم ایجاد کرده است. 

به گفته فرماندار شهرستان قشم، این پروژه در زمینی به مساحت 1200 مترمربع داراي 12 اتاق، آشپزخانه و پارکینگ، فضاي سبز و نشمین

 
هاي سنتی می باشد و سالن غذاخوري و 10 آلاچیق در فاز بعدي به بهره برداري می رسد. 

محمدحسینی تختی افتتاح مرکز جامع سلامت گوري را یکی دیگر از برنامه هاي امروز برشمرد و تصریح کرد: این مرکز سلامت با اعتبار 28
میلیارد و 500 میلیون ریال توسط خیرین احداث شد و شبکه بهداشت قشم نیز سه میلیارد و 500 میلیون ریال براي تجهیز این مرکز هزینه

 
کرده است. 

وي با اشاره به افتتاح چمن مصنوعی روستاي درکو ادامه داد: این پروژه با مشارکت اداره ورزش و جوانان استان و دهیاري درکو در مساحت
924 متر مربع با اعتبار 6 میلیارد ریال از محل اعتبارات استانی افتتاح شد.



شرکت هاي ملی به وظایف خود در بحث اشتغال عمل کنند

منبع: حبیب خبرشماره خبر:  284  |  تاریخ: 1400/11/21

 
  

فرمانده سپاه حضرت ولی عصر(عج) خوزستان گفت: شرکت
هاي ملی و شرکت هایی که مستقیما به مرکز متصل هستند
به وظایف خود در استان در بحث اشتغال به درستی عمل

 
کنند. 

 
  

به گزارش حبیب خبر از ایسنا، سردار حسن شاهوارپور در
آیین افتتاح پروژه هاي عمرانی به مناسبت دهه مبارك فجر

که امروز 21بهمن ماه در محل پست برق پیروزان اهواز برگزار شد، ضمن گرامی داشت دهه مبارك فجر اظهار امیدواري کرد: افتتاح طرح
هاي عمرانی در خوزستان گامی در راه انتظار مردم از نظام، دولت و مسوولان باشد و بتوانیم با همکاري، همراهی و هم افزایی، براي جبران

 
عقب افتادگی ها در بخش هاي مختلف استان به ویژه زیرساخت ها- که دغدغه اصلی مردم است- تلاشی جهادي داشته باشیم. 

 
  

وي، مساله برق را یکی از دغدغه هاي اصلی مردم دانست و گفت: کسري برق امسال بسیار نگران کننده بود اما امیدواریم در سال 1401

 
بحث کسري برق به ویژه در پیک مصرف نداشته باشیم و بخش عمده اي از این کسري ها جبران شود. 

 
  

شاهوارپور با اشاره به بحث ایجاد زیرساخت ها براي حل مساله اشتغال در خوزستان عنوان کرد: اشتغال دغدغه جدي جوانان خوزستان و

 
خانواده ها است؛ امیدواریم با یک حرکت جهادي و محکم بتوانیم مسایل و مشکلات خوزستان را در بحث اشتغال حل کنیم. 

 
  

وي ادامه داد: در این زمینه شرکت هاي ملی و شرکت هایی که مستقیما به مرکز متصل هستند به وظایف خود در خوزستان در بحث

 
اشتغال به درستی عمل کنند. ما توقع داریم تا این شرکت ها نگاه بیشتري به خوزستان داشته باشند و به حل مشکلات استان کمک کنند. 

 
  

فرمانده سپاه حضرت ولی عصر(عج) خوزستان در پایان از خدمات انقلاب اسلامی در این سال ها سخن گفت.



بهره برداري و کلنگ زنی 6 پروژه راهداري در خوزستان

منبع: ایسناشماره خبر:  285  |  تاریخ: 1400/11/21

6 پروژه اداره کل راهداري و حمل و نقل جاده اي خوزستان به مناسبت 22 بهمن به صورت ویدئو کنفرانسی بهره برداري و کلنگ
زنی شد.

غلاعباس بهرامی نیا مدیرکل راهداري و حمل و نقل جاده اي
خوزستان در مراسم بهره برداري و کلنگ زنی 6 پروژه این
اداره کل به مناسبت دهه فجر که شامگاه 21 بهمن ماه به
صورت ویدئو کنفرانس برگزار شد، اظهار کرد: امروز پروژه هاي
بهسازي و روکش آسفالت راه هاي اصلی، فرعی و روستایی به
طول 228 کیلومتر، احداث راه روستایی به طول 57 کیلومتر و
تهیه و نصب نیوجرسی به طول 15.5 کیلومتر با اعتباري بیش

 
از 2 هزار و 325 میلیارد ریال افتتاح شد. 

به گزارش ایسنا، وي افزود: همچنین به همین مناسبت پروژه
هاي 30 کیلومتر آسفالت راه هاي اصلی، فرعی و روستایی،

 
239 کیلومتر احداث راه روستایی و 10.5 کیلومتر احداث روشنایی با اعتبار بیش از 3 هزار و 458 میلیارد ریال کلنگ زنی شد. 

مدیرکل راهداري و حمل و نقل جاده اي خوزستان با بیان اینکه عمده پروژه هاي آماده کلنگ زنی در حوزه راه روستایی هستند، تصریح
کرد: احداث 450 کیلومتر راه روستایی تا سال آینده از مهم ترین پروژه هاي اداره کل راهداري و حمل و نقل جاده اي است که امیدوار

 
هستیم با تخصیص مناسب اعتبار، شاهد اجراي آن باشیم. 

بهرامی نیا با اشاره به بهره برداري مجتمع خدمات رفاهی بین راهی در 20 کیلومتري محور اهواز – ماهشهر با اعتبار بیش از 120 میلیارد
ریال، گفت: استان خوزستان با بهره مندي از 52 مجتمع خدمات رفاهی بین راهی، داراي رتبه برتر در تعداد مجتمع هاي خدماتی رفاهی در

 
سطح کشور است. 

وي ادامه داد: 27 مجتمع خدمات رفاهی بین راهی در استان در حال ساخت هستند که 9 مجتمع، پیشرفت فیزیکی بیش از 70 درصد دارند

 
و تا نیمه نخست سال آینده به بهره برداري خواهند رسید. 

بهرامی نیا عنوان کرد: علاوه بر پروژه هاي امروز، در هفتمین روز از دهه مبارك فجر، 11 پروژه اداره کل راهداري و حمل و نقل جاده اي
خوزستان با اعتبار بیش از 8 هزار و 120 میلیارد ریال و اشتغال زایی 870 نفر به صورت ویدئو کنفرانس با حضور وزیر راه و شهرسازي و

 
رئیس سازمان راهداري و حمل و نقل جاده اي در پایانه مرزي بین المللی شلمچه به بهره برداري رسیدند. 

انتهاي پیام



حل مشکلات آبی در کرمانشاه وضعیت اشتغال منطقه را متحول می کند

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  286  |  تاریخ: 1400/11/21

نماینده اسلام آباد غرب و دالاهو در مجلس شوراي اسلامی با بیان مشکلات بی آبی در استان کرمانشاه، گفت: شهرستان اسلام آباد
غرب در حوزه آب شروع و جهش بسیار خوبی داشته اما نیازمند شتاب بیشتري است.

باشگاه خبرنگاران جوان کرمانشاه- مجتبی بخشی پور پیش از
ظهر پنجشنبه در آئین افتتاح کارخانه فروآلیاژ اسلام آبادغرب،
گفت: در حوزه آب مبلغ یک هزار و 409 میلیارد تومان اعتبار
در نظر گرفته شده که نزدیک به 800 میلیارد تومان آن
محقق و مورد استفاده قرار گرفته اما انتظار می رود که
مسئولین در حوزه آب با سرعت بیشتري براي جذب باقی
اعتبارات در نظر گرفته شده براي استان کرمانشاه کرمانشاه

 
تلاش کنند. 

در حوزه فاضلاب براي شهرستان اسلام آبادغرب بسیار ضعیف عمل شده به گونه اي که طرح فاضلاب این شهرستان با وجود کم و کاستی
هاي فراوان بسته و پایان کار آن اعلام شد و امروز می توان شاهد بروز مشکلات بسیاري در فاضلاب محلات بود که نیازمند راه حل براي حل

 
این مسئله است. 

حل مشکلات این سد با اعتبارات امور آب امکان پذیر نبوده و تنها راه حل رفع مشکلات این پروژه تأمین اعتبارات مورد نیاز از سمت
پتروشیمی است چرا که به دلیل مصرف بالاي آب در این واحد صنعتی می تواند با انتقال لوله هاي آب از محل سد این مشکل را تا حدودي

 
برطرف کند. 

سد چناره در حوزه سرزمینی دهستان منصوري در بخش حمیل بیش از 800 هکتار از منابع ملی و اراضی مردم را متأثر خود قرار داده و آنها
را به زیر آب می برد اما با این وجود اجازه پرورش ماهی به استان کرمانشاه داده نشده در حالی که 67 میلیون متر مکعب آب سهم استان

 
هاي همجوار شده است. 

بخشی پور با اشاره به مشکل اشتغال در استان کرمانشاه، گفت: با حل شدن مسئله کمبود آب تا حد زیادي اشتغال در استان کرمانشاه

 
برطرف می شود. 

راندمان کشاورزي دیم و آبی در استان کرمانشاه یک سوم بوده که در صورت استفاده از ظرفیت هاي موجود می تواند تولید اشتغال در این

 
حوزه را براي جوانان داشته باشد. 

بر اساس پیگیري هاي انجام شده تخصیصاتی به شدت ضعیف براي سد چناره در نظر گرفته شده اما از استاندار کرمانشاه تقاضامندیم که در
این راستا پیگیري هاي لازم را انجام دهند تا سهم واقعی را از تخصیص سد چناره دریافت کنیم.



معاون اشتغال و کارآفرینی تعاون کار و رفاه اجتماعی استان خوزستان: ایجاد حتی

یک شغل در جامعه ارزشمند است

منبع: خبر فوريشماره خبر:  287  |  تاریخ: 1400/11/21

معاون اشتغال تعاون ؛ کار و رفاه اجتماعی استان خوزستان در مراسم کلنگ زنی بزرگترین مجتمع خدمات رفاهی و گردشگري
کشور در جاده اهواز -هفتکل به باغملک گفت: به دلیل آمار فزاینده نرخ بیکاري در کشور و بالتبع در استان خوزستان ؛ ایجاد حتی

یک فرصت شغلی را در جامعه را باید مغتنم شمرد.

معاون اشتغال تعاون ؛ کار و رفاه اجتماعی استان خوزستان در مراسم کلنگ زنی بزرگترین مجتمع خدمات رفاهی و گردشگري کشور
در جاده اهواز -هفتکل به باغملک گفت: به دلیل آمار فزاینده نرخ بیکاري در کشور و بالتبع در استان خوزستان ؛ ایجاد حتی یک فرصت

 
شغلی را در جامعه را باید مغتنم شمرد. 

 
 

به گزارش پایگاه خبري خبر فوري؛ حسین نظري با اشاره به حمایت اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی در حوزه اشتغال و سرمایه گذاري با
تبریک بمناسبت فرا رسیدن ایام االله دهه مبارکه فجر گفت: هفتکل منطقه محروم اما داراي استعدادها و پتانسیل هاي بالقوه اي در حوزه
هاي مختلف بویژه گردشگري است و کلنگ زنی پروژه مجتمع بزرگ خدماتی، رفاهی و گردشگري در این منطقه که موجبات اشتغال زایی

 
بیش از  150 نفر به طور مستقیم را فراهم می آورد  جاي تقدیر و تشکر دارد. 



 
 

معاون اشتغال و کارآفرینی تعاون کار و رفاه اجتماعی استان خوزستان با تقدیر از اقاي افراشته بدلیل سرمایه گذاري در این اقدام عام المنفعه
این اقدام را گامی در جهت اجراي عدالت شغلی و توسعه پایدار دانست و گفت: این پروژه از پروژه هاي بزرگ استان به شمار می رود و

 
امیدوارم با همت سرمایه گذار و حمایت مسئولان ذیربط در موعد مقرر به بهره برداري برسد. 

 
نظري تصریح کرد : با ارزش ترین بخش این طرح ایجاد اشتغال براي حداقل 150 نفر از جوانان این منطقه است. 

 معاون اشتغال تعاون؛ کار و رفاه اجتماعی استان خوزستان با اشاره به نرخ بیکاري منطقه افزود : با توجه به این که منطقه ( هفتگل ) از

 
لحاظ بیکاري نرخ بالایی دارد ایجاد حتی یک شغل هم می تواند ، خیلی ارزشمند باشد 

 
 

این مقام مسئول افزود  : دولت کریمه آیت االله رییسی  در بودجه سال جاري و سال آینده اعتبارات خوبی را براي حمایت از اشتغال در نظر

 
گرفته است. 

نظري گفت : در اعتبارات بودجه 1400 ، بیش از هزار میلیارد تومان تسهیلات در نظر گرفته شده که بخشی از آن مربوط به حمایت از طرح

 
هایی در حوزه  میراث فرهنگی ، گردشگري و صنایع دستی است.  

حسین نظري معاون اشتغال تعاون؛ کار و رفاه اجتماعی استان خوزستان ، با اشاره به تسهیلات در حوزه روستایی ، اظهار داشت : ما آمادگی



 
این را داریم که تسهیلات خوبی را به سرمایه گذار با سود و بهره  پایین حدود 6 ٪ ارائه دهیم که جز تسهیلات ارزان قیمت ما می باشد. 

نظري با اشاره به بخشودگی بیمه کارفرمایی ادامه داد : در حوزه بخشودگی بیمه کارفرمایی ، بنا به درخواست کارآفرین؛   تعدادي از کارگران

 
شاغل در کارگاه ها و پروژه هاي اشتغال زا مورد بخشودگی قرار می گیرد. 

وي تاکید کرد : ما آمادگی داریم از اشتغال پایدار حمایت کنیم و این تسهیلات را به سمت ایجاد صنایع کوچک و پایین دستی  و  صنایع

 
تبدیلی در حوزه کشاورزي  و دامداري سوق دهیم. 

 معاون اشتغال تعاون؛ کار و رفاه اجتماعی استان خوزستان در پایان گفت :  بدلیل استعدادهاي سرشار این منطقه در حوزه هاي گردشگري
ما آمادگی داریم که صنایع دستی و گردشگري و میراث فرهنگی را در این منطقه توسعه دهیم زمینه  این کار فراهم است و این منطقه

 
مردم  با استعداد و توانمندي دارد. 

 
 

گفتنی است در این آیین  مهندس امیري زاده ؛ رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان خوزستان  ، حسین نظري ؛  معاون اشتغال و
کارآفرینی اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان خوزستان ،  مهندس موسوي رئیس سرمایه گذاري میراث فرهنگی استان  ؛  مهندس
قاسمی معاونت صنایع دستی  میراث فرهنگی استان خوزستان  ، سرهنگ سلطان زاده معاونت بهداشت و درمان سپاه حضرت ولی عصر(
عج)  فرماندار هفتکل، شهردار هفتکل  ، فرماندهی سپاه هفتکل، رئیس سازمان تبلیغات اسلامی هفتگل ، فرمانده انتظامی هفتکل ، سران
قبایل و بزرگان شهرستان هاي ایذه ، باغملک و هفتکل ؛ جمعی از فرهیختگان؛ هنرمندان ؛ فعالان حوزه میراث فرهنگی و گردشگري و

 
اصحاب رسانه حضور داشتند. 





افتتاح 44 واحد مسکونی طرح اقدام ملی مسکن در مهریز

منبع: یزدي نیوزشماره خبر:  288  |  تاریخ: 1400/11/21

همرمان با دهه مبارك فجر و با حضور استاندار یزد، امام جمعه مهریز و مسئولین استانی و شهرستانی، 44 واحد مسکونی طرح اقدام
ملی در مهریز افتتاح شد.

 
افتتاح 44 واحد مسکونی طرح اقدام ملی مسکن در مهریز 

همرمان با دهه مبارك فجر و با حضور استاندار یزد، امام جمعه
مهریز و مسئولین استانی و شهرستانی، 44 واحد مسکونی

 
طرح اقدام ملی در مهریز افتتاح شد. 

«مهران فاطمی» استاندار یزد در افتتاح این طرح اظهار کرد:
این ایام االله براي دو شکر بزرگ از سوي مسئولان، فرصتی
مغتنم است، یکی شکر این که در این ایام به برکت حضرت
امام و حضور مردم سرآغاز حکومت االله و تحقق فرمایشات نبی
مکرم اسلام و اهل بیت معصومین بود و دیگري شکر حضور

 
این ملت و این مردم عزیز است که اگر نبودند این مردم، چنین نظامی شکل نمی گرفت. 

وي ادامه داد: یکی از خدماتی که باید به مردم داده شود، توجه به بحث مسکن، ازدواج و اشتغال مردم به ویژه جوانان است که دولت

 
سیزدهم با شعار ایجاد یک میلیون شغل و یک میلیون مسکن در سال براي تحقق آنها تلاش می کند. 

وي با اشاره به آماده بهره برداري شدن 44 واحد مسکونی طرح اقدام اقدام ملی مهریز در کوتاهترین مدت، آن را نشان از یک مدیریت قوي و

 
هم افزایی و همدلی و یک کار جهادي و شبانه روزي دانست. 

استاندار در بخش پایانی سخنان خود اظهار کرد: عزم ما جدي است که سهم استان یزد در حوزه مسکن و این یک میلیون مسکن در سطح

 
کشور اجرا شود. 

 
فاطمی همچنین ساختمان اداره امور مالیاتی شهرستان مهریز را افتتاح کرد. 

منبع:ایسنا یزد
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منبع: بیتوتهشماره خبر:  289  |  تاریخ: 1400/11/21

رئیس دستگاه قضا در جریان بازدید از زندان مرکزي اصفهان با
تعدادي از مددجویان زندان به صورت چهره به چهره گفتگو
کرد و ضمن استماع مسائل و مشکلات آنان، دستورات مقتضی

 
را صادر کرد. 

به گزارش خبرگزاري مرکز رسانه اي قوه قضاییه، حجت
الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي در جریان سفر از پیش
اعلام نشده و بدون تشریفات به استان اصفهان، ظهر امروز
پنجشنبه (21 بهمن) در زندان مرکزي اصفهان حضور یافت و
از بخش هاي مختلف این زندان به مدت حدود 2 ساعت

 
بازدید کرد. 

رئیس دستگاه قضا در جریان این بازدید با تعدادي از مددجویان زندان مرکزي اصفهان به صورت چهره به چهره گفتگو کرد و ضمن استماع

 
مسائل و مشکلات آنان، دستورات مقتضی را صادر کرد. 

رئیس عدلیه با تعدادي از محکومین مالی و همچنین تعدادي از تولیدکنندگان ورشکسته که به دلایل مختلف دوران محکومیت خود را در

 
زندان به سر می برند به گفتگو پرداخت و براي پیگیري و رفع مسائل و مشکلات آنها در چهارچوب قانون، قول مساعدت داد. 

برخی از این تولیدکنندگان ورشکسته که دوران محکومیت خود را در زندان به سر می بردند خواستار دریافت مرخصی براي اخذ رضایت از
شاکیان خصوصی و همچنین تعلق رأي باز براي سر و سامان دادن به وضعیت بنگاه ها و کارگاه هاي تولیدي خود بودند که رئیس عدلیه

 
براي بررسی دقیق درخواست هاي آنها دستورات لازم را به مسئولان قضایی استان اصفهان صادر کرد. 

رئیس دستگاه قضا همچنین به برخی از محکومان مالی که تقاضاي آزادي از زندان براي جلب رضایت شاکیان خصوصی خود را داشتند،
متذکر شد که دستگاه قضایی در جایگاه اعِمال عدالت و استیفاي تمام و کمال حقوق مردم قرار دارد و در ملاقات چهره به چهره اي که صبح
امروز با تعدادي از مراجعه کنندگان به دادگستري اصفهان داشته، برخی از طلبکاران و شاکیان خصوصی نظر مساعدي نسبت به خروج

 
محکومان مالی از زندان نداشتند. 

گفتگو با تعدادي از محکومان آبان 98 بخشی دیگر از بازدید حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي از زندان مرکزي استان اصفهان بود؛
رئیس قوه قضاییه جویاي حضور یا عدم حضور محکومان آبان 98 در این زندان شد و پس از آنکه مسئولان زندان، تعدادي از این محکومان را
به رئیس عدلیه معرفی کردند، وي به صورت چهره به چهره با این محکومان ملاقات و از وضعیت محکومیت و اوضاع خانوادگی آنها کسب

 
اطلاع کرد و براي اعِمال ارفاقات قانونی در قبال پرونده آنها دستورات مقتضی را صادر کرد. 

سوم مردادماه سال جاري بود که حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي در محل کار خود با تعدادي از مردم و همچنین خانواده هاي



محکومان ناآرامی هاي آبان 98 دیدار و گفتگو کرد و براي بررسی مجدد پرونده این محکومان جهت اعمال ارفاقات قانونی به آنها، دستوراتی

 
را به مسئولان ذي ربط صادر کرد. 

تقاضاي اعسار از پرداخت مهریه؛ بخشی از درخواست ها از رئیس دستگاه قضا در جریان بازدید وي از زندان مرکزي اصفهان بود که رئیس
عدلیه متذکر شد برخی بانوان در جریان ملاقات صبح امروز در دادگستري اصفهان از اینکه همسران سابق آنها به رغم داشتن تمکن مالی

 
درخواست اعسار از پرداخت مهریه می کنند گلایه داشتند. 

در جریان بازدید برخی محکومان از بیان مسائل و مشکلات خود در جمع معذوریت داشتند و خواستار ملاقات خصوصی با رئیس قوه قضاییه

 
بودند که این خواسته آنها از سوي حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي اجابت شد. 

بازدید از اتاق هاي ملاقات الکترونیکی مددجویان زندان مرکزي اصفهان با خانواده هایشان، کسب اطلاع از نحوه و چگونگی فعالیت این اتاق
ها و همچنین گفتگو با تعدادي از مددجویانی که در حال ملاقات الکترونیکی با خانواده هاي خود بودند، بخش دیگر حضور رئیس عدلیه در

 
زندان مرکزي اصفهان بود. 

رئیس قوه قضاییه در جمع مددجویان زندان مرکزي اصفهان با تاکید بر اینکه براي رفع مسائل و مشکلات زندانیان و اعِمال ارفاقات قانونی به
آنها نهایت تلاش خود را به کار خواهد گرفت، خطاب به مددجویان گفت: با توجه به در پیش بودن مناسبت هاي ملی و مذهبی، براي جلب

 
رضایت شاکیان خصوصی خود جهت قرار گرفتن نام تان در فهرست عفو تلاش کنید و از ارتکاب مجدد جرم در دوران مرخصی نیز بپرهیزید. 

بهبود وضعیت زندان ها و زندانیان، از جمله تاکیدات همیشگی حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي بوده و وي طی مدت اخیر شخصا ً
6 بازدید از زندان هاي سراسر کشور انجام داده است. زندان مرکزي ایلام، زندان رجایی شهر، زندان دماوند، زندان اوین، زندان مرکزي مشهد
و زندان مرکزي اصفهان ندامتگاه هایی هستند که رئیس قوه قضاییه از آنها سرکشی کرده و در جریان این سرکشی ها بر لزوم تحول رفتاري

 
و ساختاري در امر زندانبانی و ارتقاء وضعیت زندانیان در حوزه هاي مختلف تاکید کرده است. 

«ایجاد شرایط و بستر اصلاح، تربیت و بازاجتماعی شدن زندانیان»،«اشتغال زندانیان»، «حبس زدایی» ، «اعمال تأسیسات ارفاقی» و «ایجاد
ترتیبات فنی و قضایی براي استفاده از پابند الکترونیک در قبال محکومان واجد شرایط قانونی» از جمله رویکردهاي تحولی در مقوله زندان و

زندانیان است که مورد تاکید جدي رئیس قوه قضاییه است.



4 پروژه با اعتبار 104 میلیارد ریال در قشم افتتاح شد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  290  |  تاریخ: 1400/11/21

به گزارش خبرگزاري فارس از قشم، فرماندار شهرستان قشم
عصر امروز در حاشیه افتتاح این پروژه ها گفت: عملیات اصلاح
و بازسازي ایستگاه پمپاژ درکو و گوران با اعتبار 40 میلیارد

 
ریال امروز به بهره برداري رسید. 

محمد محمدحسینی تختی ادامه داد: این ایستگاه 14 روستا و
3500 خانوار با جمعیت 13 هزار و 520 نفر را زیر پوشش قرار

 
می دهد. 

وي با تاکید بر لزوم توسعه گردشگري در جزیره قشم به منظور توانمندسازي جامعه محلی، اضافه کرد: یک خانه بومگردي در روستاي

 
گورزین با اعتباري بیش از 30 میلیارد ریال افتتاح شد که براي 10 نفر اشتغال مستقیم و براي 25 نفر اشتغال غیرمستقیم ایجاد کرده است. 

به گفته فرماندار شهرستان قشم، این پروژه در زمینی به مساحت 1200 مترمربع داراي 12 اتاق، آشپزخانه و پارکینگ، فضاي سبز و نشمین

 
هاي سنتی می باشد و سالن غذاخوري و 10 آلاچیق در فاز بعدي به بهره برداري می رسد. 

محمدحسینی تختی افتتاح مرکز جامع سلامت گوري را یکی دیگر از برنامه هاي امروز برشمرد و تصریح کرد: این مرکز سلامت با اعتبار 28
میلیارد و 500 میلیون ریال توسط خیرین احداث شد و شبکه بهداشت قشم نیز سه میلیارد و 500 میلیون ریال براي تجهیز این مرکز هزینه

 
کرده است. 

وي با اشاره به افتتاح چمن مصنوعی روستاي درکو  ادامه داد: این پروژه با مشارکت اداره ورزش و جوانان استان و دهیاري درکو در مساحت

 
924 متر مربع با اعتبار 6 میلیارد ریال از محل اعتبارات استانی افتتاح شد. 

انتهاي پیام/88050



شرکت هاي ملی در خوزستان به وظایف خود در بحث اشتغال عمل کنند

منبع: رهیابشماره خبر:  291  |  تاریخ: 1400/11/21

سردار حسن شاهوارپور گفت: شرکت هاي ملی و شرکت هایی که مستقیما به مرکز متصل هستند به وظایف خود در خوزستان در
بحث اشتغال به درستی عمل کنند.

به گزارش رهیاب، سردار حسن شاهوارپورفرمانده سپاه حضرت ولی عصر(عج)
خوزستان در آیین افتتاح پروژه هاي عمرانی به مناسبت دهه مبارك فجر که امروز
21بهمن ماه در محل پست برق پیروزان اهواز برگزار شد، ضمن گرامی داشت دهه
مبارك فجر اظهار کرد: امیدواریم افتتاح طرح هاي عمرانی در خوزستان گامی در

 
جهت اقداماتی باشد که مردم چشم انتظار از نظام، دولت و مسئولان دارند. 

وي افزود: امیدواریم بتوانیم با همکاري، همراهی و هم افزایی، تلاشی جهادي را براي

 
جبران عقب افتادگی ها در بخش هاي مختلف استان به ویژه زیرساخت ها که دغدغه اصلی مردم است انجام دهیم. 

فرمانده سپاه حضرت ولی عصر(عج) خوزستان با بیان اینکه مساله برق یکی از دغدغه هاي اصلی مردم است، گفت: کسري برق امسال بسیار
نگران کننده بود اما امیدواریم در سال 1401 بحث کسري برق به ویژه در پیک مصرف نداشته باشیم و بخش عمده اي از این کسري ها

 
جبران شود. 

شاهوارپور پیرامون بحث ایجاد زیرساخت ها براي حل مساله اشتغال در خوزستان عنوان کرد: اشتغال دغدغه جدي جوانان خوزستان و

 
خانواده ها است و امیدواریم با یک حرکت جهادي و محکم بتوانیم مسایل و مشکلات خوزستان را در بحث اشتغال حل کنیم. 

وي ادامه داد: در این زمینه شرکت هاي ملی و شرکت هایی که مستقیما به مرکز متصل هستند به وظایف خود در خوزستان در بحث

 
اشتغال به درستی عمل کنند. ما توقع داریم تا این شرکت ها نگاه بیشتري به خوزستان داشته باشند و به حل مشکلات استان کمک کنند. 

 
فرمانده سپاه حضرت ولی عصر(عج) خوزستان گفت: انقلاب اسلامی در این سال ها خدمات بسیار زیادي انجام داده است. 

انتهاي پیام/



تجلیل از صادرکنندگان نمونه منطقه آزاد انزلی با تاکید بر حمایت از فعالین

اقتصادي

منبع: دیار میرزاشماره خبر:  292  |  تاریخ: 1400/11/21

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد انزلی گفت: رویکرد حمایت از فعالین اقتصادي و تمرکز بر تولیدکنندگان صادرات محور از مهمترین
اولویت هاي این سازمان در مسیر ایفاي نقش بیشتر در مناسبات اقتصادي کشورمان با کشورها منطقه به ویژه اوراسیا، چین و شرق

آسیا، جنوب آسیا؛ خاورمیانه و غرب آسیا به عنوان بازارهاي هدف، ...

 
 

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد انزلی گفت: رویکرد حمایت از فعالین اقتصادي و تمرکز بر تولیدکنندگان صادرات محور از مهمترین اولویت
هاي این سازمان در مسیر ایفاي نقش بیشتر در مناسبات اقتصادي کشورمان با کشورها منطقه به ویژه اوراسیا، چین و شرق آسیا، جنوب

 
آسیا؛ خاورمیانه و غرب آسیا به عنوان بازارهاي هدف، قرار دارد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دیارمیرزا، همزمان با دهه مبارك فجر پیروزي انقلاب اسلامی و در سال مانع زدایی ها و پشتیبانی ها از تولید،
با مهندس علی اوسط اکبري مقدم رییس هیأت مدیره و مدیرعامل سازمان؛ علیرضا نوروزي بهمبري مدیر کل امور اقتصادي و دارایی استان؛
یونس رنجکش مدیر کل هماهنگی امور سرمایه گذاري و اشتغال استانداري گیلان؛ دکتر علی باستی رییس پارك علم و فناوري گیلان و
فریبرز سعیدي کیا مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی گیلان از شش صادر کننده نمونه سال 1400 این منطقه تقدیر و تجلیل به عمل

 
آمد. 

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد انزلی با بیان اینکه رویکرد حمایت از فعالین اقتصادي و تمرکز بر تولیدکنندگان صادرات محور از مهمترین
اولویت هاي این سازمان در مسیر ایفاي نقش بیشتر در مناسبات اقتصادي کشورمان با کشورها منطقه به ویژه اوراسیا، چین و شرق آسیا،
جنوب آسیا؛ خاورمیانه و غرب آسیا به عنوان بازارهاي هدف، قرار دارد؛ اظهار داشت: تکمیل و بهره برداري از زیرساخت هایی چون اتصال به
شبکه ریل سراسري، ایجاد سومین شهرك صنعتی منطقه، افزایش اسکله ها و امکانات لجستیکی بندر کاسپین در کنار استفاده از فرصت
هاي همکاري با اعضاي اتحادیه اقتصادي اوراسیا و فعال سازي بیش از پیش کریدورهاي عبوري از منطقه یعنی دو مسیر تجاري شمال-
جنوب و چین-قزاقستان-ایران؛ بهمراه تعامل بیش از پیش با نهادهاي استانی و کشوري و حتی نهادهاي دولتی کشورهاي منطقه در زمینه

 
حمایت همه جانبه از تولید و صادرکنندگان به منظور افزایش توانمندي هاي صادراتی واحدهاي تولیدي در دستور کار سازمان قرار دارد. 

مدیران کل استانی حاضر در این نشست با تأکید بر لزوم حمایت و پیشتیبانی از تولید کننده و صادرکنندگان، بر جایگاه و نقش محوري
منطقه آزاد انزلی در مسیر تسهیل و توسعه صادرات برون مرزي استان گیلان و افزایش سهم استان در سبد صادراتی و درآمدهاي ارزي



 
کشور تأکید کرده و بر حمایت همه جانبه خود از کسب و کارهاي صادرات محور منطقه آزاد انزلی تصریح کردند. 

بنابراین گزارش در این نشست از مدیرعامل شرکت چوبکاران عصر نوین؛ پیشگامان شیمی؛ نخ ریسان سبز شاهین؛ کاسپین کارمن؛ سوبار و
آرتین بنا که بیش از 6میلیون و 250 هزار دلار ارزش صادرات محصولات صادر شده آن ها بود با اهداي لوح و تندیس یادبود تجلیل به عمل

 
آمد. 

گفتنی است در این نشست که معاون و مدیران حوزه اقتصادي سازمان منطقه آزاد انزلی نیز حضور داشتند؛ نمایندگان تشکل هاي فعال و
مدیران واحدهاي تولیدي منطقه به بیان نظرات، پیشنهادات و مشکلات پیش روي خود در زمینه صادرات پرداختند؛ همچنین از تلاش هاي

 
حاج اصغر امانی، رییس مرحوم انجمن سرمایه گذارن و کارآفرینان منطقه آزاد انزلی نیز قدردانی به عمل آمد. 

  



380 واحد تولیدي و 37 طرح عمرانی در شهرك هاي صنعتی آذربایجان شرقی

افتتاح شد

منبع: نصرشماره خبر:  293  |  تاریخ: 1400/11/21

نصر: همزمان با دهه فجر بهره برداري از 380 طرح صنعتی و تولیدي بخش خصوصی و 37 طرح عمرانی و زیرساختی شهرك هاي
صنعتی استان با حضور استاندار آذربایجان شرقی در شهرك صنعتی بعثت آغاز شد. به گزارش نصر، عابدین خرّم استاندار آذربایجان شرقی
عصر پنجشنبه در ادامه افتتاح طرح هاي دهه فجر، با افتتاح نمادین 2 واحد صنعتی در شهرك صنعتی بعثت، بهره برداري از 380 پروژه

 
صنعتی و تولیدي بخش خصوصی را در استان کلید زد. 

با افتتاح این واحدها که در بخش هاي صنایع غذایی، سلولزي، بهداشتی، شیمیایی، کفش، نساجی، لوازم خانگی، مقاطع فولادي، قطعات

 
خودرو، دارویی و ریخته گري  با سرمایه گذاري  433 میلیارد تومان اجرا شده اند براي 6 هزار نفر شغل ایجاد شده است. 

واحد تولیدي فیلتر اکسونیک با سرمایه گذاري 30 میلیارد تومان و اشتغال زایی 60 نفر و واحد تولید سازه فلزي و ورق هاي صنعتی با

 
سرمایه گذاري 25 میلیارد تومان و اشتغال زایی 90 نفر واحدهاي بودند که امروز با حضور استاندار آذربایجان شرقی افتتاح شدند. 

همزمان با افتتاح پروژه هاي بخش خصوصی استان، 37 طرح عمرانی و زیرساختی شهرك هاي صنعتی استان از جمله طرح هاي آبرسانی و

 
برق رسانی با اعتبار 200 میلیارد تومان به بهره برداري رسید. 

طرح خط انتقال و شبکه توزیع آب در شهرك صنعتی بعثت یکی از این طرح ها بود که آب مورد نیاز 500 واحد تولیدي را تأمین خواهد

 
کرد. 

 
همچنین با حضور استاندار آذربایجان شرقی واگذاري 123 قطعه زمین در فاز توسعه 400 هکتاري شهرك صنعتی بعثت آغاز شد. 

با احداث واحدهاي صنعتی و تولیدي در این قطعات با سرمایه گذاري بالغ بر 20 هزار میلیارد ریال براي سه هزار و 500 نفر شغل ایجاد

 
خواهد شد. 

استاندار آذربایجان شرقی همچنین در شهرك صنعتی بعثت، به صورت مستقیم با برخی از صنعتگران و تولیدکنندگان این شهرك گفت وگو

 
کرد و به مسائل و مشکلات آنها گوش فرا داد. 

عابدین خرّم با بیان اینکه عرصه تولید، جبهه اصلی جنگ اقتصادي است، گفت: اقتصاد، صنعت و تولید مهم ترین کارویژه جمهوري اسلامی

 
تلقی می شود و باید در حوزه اقتصاد هم همانند عرصه دفاعی بدرخشیم. 

 
وي افزود: صنعتگران و اهالی تولید، سربازان خط مقدم جنگ اقتصادي هستند و تحقق این مهم جز با مجاهدت آنها میسر نیست. 

 
خرّم با بیان اینکه حمایت ما از تولید شعاري نیست، افزود: امروز دولت سیزدهم اراده کرده است تا موانع تولید را از سر راه بردارد. 

وي با بیان اینکه دولت براي تکمیل ظرفیت هاي ترانزیتی و زیرساختی شهرك صنعتی بعثت تلاش خواهد کرد، گفت: صنعتگران هم باید در

 
این راستا کمک کنند و به عنوان مثال واحدهاي بزرگ حداقل براي تولید پنج مگاوات برق به بالا باید همت کنند. 

استاندار آذربایجان شرقی تاکید کرد: ظرفیت نیروي انسانی در حوزه صنعت براي استان مایه امیدواري است و این حرکت و روند رو به رشد

 
روز به روز ادامه پیدا خواهد کرد. 

 
انتهاي پیام/ 

خبرگزاري ایرنا





از افتتاح و کلنگ زنی 11 پروژه برق رسانی دنا تا مرغ داري مدرن در روستاي

چنگلوا کهگیلویه (+ تصاویر )

منبع: کبنا نیوزشماره خبر:  294  |  تاریخ: 1400/11/21

آیین کلنگ زنی احداث مدرسه 6 کلاسه شهر سی سخت به نمایندگی از 5 طرح باز آفرینی شهري اداره کل راه و شهرسازي استان
با حضور روشنفکر نماینده مردم در مجلس کلنگ زنی و افتتاح شد.

کبنا ؛خدمات نظام اسلامی ایران به مناطق محروم مثال زدنی است، در دهه فجر امسال پروژه هاي زیادي افتتاح و کلنگ زنی شدند که

 
در شهرستان دنا 11 پروژه برق رسانی کلنگ زنی و افتتاح شد. 

به گزارش کبنا، صیادي مدیر شبکه برق شهرستان دنا اظهار کرد: 11 پروژه برق رسانی به مناسبت ایام االله دهه مبارك فجر در نقاط مختلف

 
شهرستان دنا افتتاح و کلنگ زنی شد. 

وي گفت: شرکت توزیع نیروي برق دنا به مناسبت ایام االله مبارك دهه فجر انقلاب اسلامی 11 پروژه برق رسانی با اعتباري بالغ بر 23
میلیارد تومان را در نقاط مختلف شهرستان دنا با حضور روشنفکر نماینده مردم بویراحمد، دنا و مارگون در مجلس شوراي اسلامی عسکري

 
معاون اقتصادي استاندار و درخشان زاده سرپرست فرمانداري دنا، افتتاح و کلنگ زنی کرد. 

صیادي گفت: تعداد 6 پروژه ي افتتاحی با اعتبار 18 میلیارد تومان و 5 پروژه کلنگ زنی با اعتبار 5 میلیارد تومان بود که این پروژه ها در
29 روستا و دو نقطه شهري که در زمینه برق رسانی شهري و روستایی، احداث، اصلاح، بهینه سازي، توسعه، کاهش تلفات و روشنایی معابر

 
در نظر گرفته بود. 

مدیر برق دنا اظهار داشت: یکی از پروژه ها افتتاح پست تبدیل ولتاژ 33 هزار به 20 هزار ولت روستاي دارشاهی با اعتبار 6 میلیارد و 350
میلیون تومان که مزایاي این پست، جلوگیري از تلفات انرژي به میزان 173 هزار کیلو وات ساعت در هر ماه، پایدار نمودن برق بخش پاتاوه و
روستاهاي همجوار، فراهم کردن امکان مانور بر روي شبکه توزیع نیروي برق، افزایش 2 مگاولت آمپر با ظرفیت منصوبه این پست به پست

 
قبلی با توجه به ظرفیت هاي کشاورزي و صنعتی منطقه و اولین پست با قابلیت اتوماسیون در استان کهگیلویه و بویراحمد بود. 

 
 

صیادي گفت: پروژه پست تبدیل دارشاهی که 2 دستگاه ترانس 3/5 مگاواتی مجموع 7 مگاوات که 23 روستاي شهرستان دنا و بخش کبگیان
را پوشش و خط مانور شهر سی سخت و شهر پاتاوه درمواقع بحران را پوشش و پروژه بزرگ روستاي بن زرد با اعتبار 3 میلیارد و 300

 
میلیون تومان شامل احداث و توسعه روشنایی معابر اصلاح و بهینه سازي است. 

مدیر برق دنا اظهار داشت: پروژه هاي قابل افتتاح در شهرستان دنا که به علت کمبود وقت در دستور کار افتتاح قرار نگرفته ولی به بهره

 
برداري رسیدند. 

1_احداث و توسعه پراکندگی شهر سی سخت به مبلغ 1 میلیارد و 700 میلیون تومان که 5 دستگاه ترانس، 3 کیلومتر شبکه فشارمتوسط و

 
3 کیلومتر احداث شبکه فشارضعیف کابل خود نگهدار. 

 
2_شهر پاتاوه خیابان شهید صیاد شیرازي با اعتبار 700 صد میلیون تومان 

 
3_نصب 1 دستگاه ترانس واحداث شبکه با مبلغ 200 میلیون تومان براي پمپ بنزین پاتاوه 



 
4_اصلاح و بهینه سازي روستایی امیرآباد 230 میلیون تومان 

5_اصلاح و بهینه سازي و توسعه واحداث روستایی به مبلغ 300 میلیون تومان در روستاهاي معصوم آباد وعباس آباد کریک، شهرك علوي،
رودشتی، دشت بز، دزك، وشوراي سادات محموي، چم عربی، تمنک، بهرام بیگی، اصلاح و بهینه سازي واحداث شبکه به مبلغ 600 میلیون

 
تومان در روستاهاي مظفري، علی آباد، چم عربی، دره چنار 

6_اصلاح و بهینه سازي شهر سی سخت به مبلغ چهار میلیارد و 500 میلیون تومان که زیر ساخت شبکه در زلزله 29 بهمن ماه آسیب دیده
بود که با این ابر پروژه تحول بزرگی در زیرساخت برق سی سخت به وجود می آید که از فلکه االله تا نبش بلوار شهدا، خیابان سلامت جاده

 
کوخدان جاده کمربندي، پروژه انجام می گیرد. 

 
7_اصلاح و بهینه سازي و احداث شبکه روستاي توتنده، اسلام آباد کریک به مبلغ یک میلیارد و 300 میلیون تومان. 

صیادي گفت: 22 روستاي شهرستان دناو شهر سی سخت وشهر پاتاوه و پروژه هاي در دست اقدام درسال 1401 پروژه هاي عمرانی وعوارض
برق و کاهش تلفات به مبلغ تقریبی 18 میلیارد تومان در حال طراحی وتشکیل پرونده وتامین اعتبار قرار دارد و جا دارد از زحمات معتمدي

 
زاده مدیرعامل شرکت توزیع نیروي برق استان براي تأمین اعتبار این پروژه ها براي شهرستان دنا کمال تشکر و قدردانی را داشته باشم. 

 
 

 
کلنگ زنی احداث مدرسه 6 کلاسه پروین اعتصامی سی سخت 

آیین کلنگ زنی احداث مدرسه 6 کلاسه شهر سی سخت به نمایندگی از 5 طرح باز آفرینی شهري اداره کل راه و شهرسازي استان با حضور

 
روشنفکر نماینده مردم در مجلس کلنگ زنی و افتتاح شد. 

آیین کلنگ زنی احداث مدرسه 6 کلاسه شهر سی سخت با اعتبار 3 میلیارد و 500 میلیون تومان به نمایندگی از 5 طرح باز آفرینی شهري

 
اداره کل راه و شهرسازي استان با حضور روشنفکر نماینده مردم در مجلس کلنگ زنی و افتتاح شد. 

آیین کلنگ زنی احداث مدرسه 6 کلاسه شهر سی سخت با اعتبار 3 میلیارد و 500 میلیون تومان احداث کتابخانه شهر سی سخت با اعتبار
2 میلیارد و 700 میلیون، احداث فرهنگسراي شهر سی سخت با اعتبار 11 میلیارد و 800 میلیون تومان، بهسازي معابر شهرستان موزاییک
کاري اعتبار 6 میلیارد تومان، لکه گیري و آسفالت معابر شهر با اعتبار 5 میلیارد تومان جمعاً به مبلغ 2 میلیارد و 600 میلیون تومان از
طریق راه و شهرسازي استان با حضور روشنفکر نماینده مردم بویراحمد دنا و مارگون در مجلس شوراي اسلامی، عسکري معاون اقتصادي

 
استاندار، مصباح نژاد امام جمعه سی سخت، نیک اقبالی مدیر کل راه وشهرسازي، درخشان زاده سرپرست فرمانداري دنا کلنگ زنی شد. 

روشنفکر نماینده مردم بویراحمد دنا و مارگون در مجلس شوراي اسلامی گفت: پیروزي انقلاب اسلامی را تبریک و شاد باش عرض می کنم و

 
دهه فجر را بر همه فجر آفرینان، بر مردم و فرهنگ دوست شهرستان دنا و به ویژه شهر سی سخت این ایام مبارك باد. 

روشنفکر گفت: سال گذشته حادثه اي پیش آمد زلزله اي رخ داد و خوب قطعاً در این زلزله آسیب هاي داشتیم اما خوشبختانه امروز
مسئولین شهرستان دنا در کنار مردم حضور دارند و با کمال افتخار اعلام می کنم با پیگیري هایی که مسئولین و دست اندرکاران و با توجه
به رسالتی که به عنوان خادم مردم در مجلس داشتم اعتبارات خاص و ویژه اي بیش از آن چیزي که مطالبه گري مردم بود به این شهرستان
افزودم، خوشبختانه توانستم از طریق مجلس تأمین اعتبار کنیم، ما الان شاهدیم که این پروژه ها یکی پس از دیگري یا کلنگ زنی شده و یا

 
افتتاح می شود. 

نیک اقبال مدیر کل راه و شهرسازي استان نیز گفت: این طرح از جمله فضاهاي آموزشی فضاهاي فرهنگی و زیر ساخت هاي شهر است که
خوشبختانه با پیگیري مسئولان کشوري به شهرستان دنا اختصاص داده شد به خصوص در حوزه راه و شهرسازي، ضمن اینکه زمانی که
اسلامی وزیر راه و شهرسازي بودند و به عنوان نماینده ویژه دولت در این شهرستان تشریف آوردند و پیگیري کردند و با سفر معاون وزیر در
استان و با پیگیري هایی که واقعاً شکل گرفت و شخص نماینده و استاندار و مجموعه ایشان بالاخره تصمیمات خوبی براي این شهرستان



 
گرفته شد. 

وي گفت: از جمله در حوزه باز آفرینی شهري مصوب کردند که امروز ما به نمایندگی از تعدادي از پروژه ها انشااالله این کلنگ زنی رو که به
عنوان مدرسه 6 کلاسه پروین اعتصامی سی سخت است در محله عباس آباد که متاسفانه فاقد فضاي آموزشی است این مدرسه را که حدود
سه و نیم میلیارد تومان قراردادش است توسط شرکت سپهر روناك زاگرس انشاالله قرار است که به مدت 12 ماه ساخته شود کلنگ زنی

 
خواهیم کرد. 

نیک اقبالی گفت: امروز همزمان با این کلنگ زنی ما یک کتابخانه است که با اعتبار 26 میلیارد تومان آن هم به مدت 12 ماه توسط شرکت
سپهر روناك زاگرس هم باز پیمانکار این پروژه است آن را هم در جنب مسجد ولیعصر شهر سی سخت کلنگ زنی خواهیم کرد، جدول

 
گذاري و موزاییک فرش براي سی سخت به متراژ قرارداد 56 میلیارد تومان کمک بزرگی خواهد شد. 

وي افزود: به شهرداري و اعتباري براي جدول گذاري ها و معابر که خراب شده و براي آسفالت معابر شهر سی سخت غیر از جدول گذاري
هم اعتباري در نظر گرفته شده است و 130 میلیارد تومان از محل بازآفرینی شهري وزارت راه و شهرسازي انشااالله در این حوزه کمک خواهد

 
شد به اینکه شهرستان دوباره رونق بگیرد. 

 
 

 
پروژه ساماندهی زیرساخت هاي گردشگري کوه گل سی سخت کلنگ زنی شد 

باحضور نماینده مردم شهرستان هاي بویراحمد، دنا و مارگون در مجلس شوراي اسلامی، معاون اقتصادي استاندار، سرپرست اداره کل میراث
فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان و برخی دیگر از مسئولان استانی و کشوري پروژه ساماندهی زیرساخت هاي گردشگري منطقه

 
کوه گل سی سخت کلنگ زنی شد. 

سرپرست اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی کهگیلویه و بویراحمد در مراسم کلنگ زنی پروژه کوه گل سی سخت گفت:

 
براي اجراي این پروژه مبلغ 70 میلیارد اعتبار اختصاص داده شده است. 

آیین کلنگ زنی عملیات اجرایی زیر ساخت هاي گردشگري محور منطقه گردشگري کوه گل با اعتبار 7 میلیارد تومان در نهمین روز از دهه
مبارك فجر با حضور روشنفکر نماینده مردم در مجلس شوراي اسلامی، عسکري معاون اقتصادي استاندار، مصباح نژاد امام جمعه سی سخت،

 
درخشان زاده سرپرست فرمانداري دنا، طالب پور سرپرست میراث فرهنگی و گردشگري استان کلنگ زنی شد. 

طالب پور سرپرست گردشگري و صنایع دستی استان گفت: شهرستان دنا به عنوان یکی از قابلیت هاي گردشگري استان و در واقع پایتخت
گردشگري در جنوب کشور محسوب می شود که انصافاً ظرفیت بسیار بالایی در حوزه گردشگري در استان وجود دارد که شهرستان دنا در
واقع گل سرسبد آنهاست و این پروژه که الان می خواد افتتاح شود حدود 7 میلیارد تومان از محل اعتبارات زلزله شهرستان دنا هست که
3/5 میلیارد تومان آن تخصیص داده شده و قرارداد تقریباً بسته شده که انتظار داریم روشنفکر نماینده مردم و عسکري معاون اقتصادي
استاندار عنایت ویژه اي داشته باشند چون در واقع جاده دسترسی به مسیر کوه گل و ورودي حوزه اصلی گردشگري شهرستان است که
اعتبارات کامل تأمین شود تا انشاالله کار اساسی انجام دهیم. عملیات اجرایی پروژه شامل بهسازي ایجاد و حذف نقاط حادثه خیز و تعریض و

 
دیواره ها و بعدش هم که در واقع سنگ فرش کنیم. 

طالب پور اظهار داشت: بحث خطرات جاده اي تو این مسیر ما داریم که متاسفانه ممکن است حوادثی پیش بیاد که براي گردشگران
ناخوشایند باشد. انتظار داریم چون بحث ادامه تأمین اعتبار را شما پیگیري بفرمایید شهرستان دنا انجام گرفته ودر در حوزه شما بویر احمد
وشهرستان مارگون هست که در واقع ظرفیت اصلی در بخش گردشگري استان را دارا هستند و قطعاً با توجه به اینکه ما مشکلاتی در حوزه
اقتصاد و روستاها و اشتغال منطقه داریم این ظرفیت می تواند در صورتی که مورد توجه قرار گیرد با توجه به خطرات ناشی از این مشکلات
را در حوزه اشتغال و هم در حوزه اقتصاد منطقه حل کنیم و از مهاجرت معکوس اي که از روستا به شهرها داریم می توانیم بخش زیادي از



این طریق حل کنیم. انتظار داریم که در حوزه زیرساختی یه مقدار از اعتبارات که الان سفر رئیس جمهور مجدداً اختصاص دادند تخصیص
پیدا کند و این مساله پیگیري شود که بتوانیم برخی از این زیرساخت ها را براي بخش خصوصی هم فراهم کنیم دنا باید واقعاً از این وضعیت
در بیاد اما اینکه هر وقتی موضـوعی باعث می شود از حوزه شهر و شهرستان دنا بگوییم در بحث عمرانی می گویند سهرستان دنا گردشگري
است و اجازه ساخت کارخانه هاي صنعتی نمی دهند و دوباره در بحث گردشگري هم توجه کمتر به این موضوع هست که انتظار هست به هر

 
حال در واقع این وارد میدان عمل و عملیاتی شود. 

 
 

حجت الاسلام تقی زاده رئیس شوراي شهر سی سخت گفت: می خواهم بگویم مدیرانی که من الان می بینم جلو نشستند همه از بهترین ها
هستند و از انسانهاي خوب وهمه انتخاب هاي بسیار به جا و شایسته هستند انشاالله با این گروه جدید و با رویکرد جدید اتفاقات بزرگی در
منطقه ما متحول شود من فقط یک درخواست داشته باشم از طرف مردم سی سخت حضرتعالی اونم اینکه منطقه ما به هر حال جلوه هاي
ویژه و جایگاه گردشگري است که اگر عنایت بفرمایید همانطور که عسگري معاون اقتصادي استاندار و طالب پور هم حضور دارند نگاه ویژه
اي به بحث گردشگري شهرستان دنا داشته باشید و شهرستان دنا را به عنوان منطقه ویژه گردشگري معرفی کنید و ا به سرانجام برسانید که

 
این اتفاق مبارکی است براي منطقه جنوب کشور. 

 
افتتاح مرغداري مدرن در کهگیلویه/3600 تن به ظرفیت تولید گوشت سفید اضافه شد 

 
با افتتاح مرغداري 20 هزار قطعه اي تولید گوشت سفید در کهگیلویه 3600 تن در سال افزایش یافت. 

در نهمین روز از دهه فجر با حضور رئیس دفتر شوراي سیاستگذاري ائمه جمعه استان، امام جمعه، فرماندار و جمعی از مدیران یک طرح

 
مرغداري در روستاي چنگلوا به بهره برداري رسید. 

سید عبدالعزیز موسوي در حاشیه افتتاحیه اظهار داشت: طرح مرغداري مدرن و تمام اتوماتیک بوده و 20 هزار قطعه مرغ گوشتی ظرفیت

 
دارد. 

فرماندار کهگیلویه گفت: براي احداث این طرح تولیدي با مساحت 10 هزار متر مربع، 40 هزار میلیارد ریال وبا هزینه شخصی سرمایه گذاري

 
شده است. 

 
وي اضافه کرد: با افتتاح این طرح زمینه اشتغال براي 6 نفر بصورت مستقیم در منطقه فراهم شده است. 

 
 

موسوي تصریح کرد: با بهره برداري کامل این واحد تولیدي نیاز 10 تن روزانه و 3600 تن سالانه شهرستان کهگیلویه به گوشت سفید تأمین

 
خواهد شد. 

به گفته موسوي با احتساب میانگین تولید سالانه در 27 واحد مرغداري کهگیلویه تولید مرغ به 7200 تن خواهد رسید که از این میان

 
3600 تن مازاد در بازار استان است. 

فرماندار کهگیلویه با بیان اینکه تولید و اشتغال مهمترین مسئله کشور ماست تصریح کرد: رفع مشکلات فعالان اقتصادي و متقاضیان طرح



 
هاي تولیدي در شهرستان از اولویت برنامه هاي کاري دولت در شهرستان است. 

وي تأکید کرد: رفع بروکراسی اداري در جهت تسریع در بهره برداري از طرح هاي تولیدي بیشتر در منطقه به صورت جدي پیگیري خواهد

 
شد. 

 
پایگاه جاده اي اورژانس باباکلان گچساران افتتاح شد 

رئیس مرکز فوریت هاي پزشکی گچساران گفت: پایگاه جاده اي اورژانس باباکلان در راستاي پوشش فوریتهاي پزشکی عشایري و بنه پیر، پل

 
زهره و منطقه میشان فارس افتتاح شد. 

با حضور فتاح محمدي مدیرکل سیاسی و انتخابات استانداري کهگیلویه و بویراحمد، رئیس اورژانس استان و مسؤولان استانی و شهرستانی به

 
مناسبت دهه فجر پایگاه جاده اي باباکلان به بهره برداري رسید. 

مرتضی گندمکار گفت: پایگاه جاده اي اورژانس باباکلان در راستاي پوشش فوریتهاي پزشکی عشایري و بنه پیر، پل زهره و منطقه میشان

 
فارس افتتاح شد. 

 
 

رئیس مرکز فوریت هاي پزشکی گچساران اظهار کرد: هدف اصلی تأسیس پایگاه هاي اورژانس پیش بیمارستانی کاهش زمان رسیدن بر

 
بالین بیمار می باشد، این کاهش زمان رسیدن بر بالین بیمار مهمترین شاخص عملکرد و ارزیابی در فوریتهاي پزشکی است. 

وي بیان کرد: پایگاه جاده اي باباکلان جهت پوشش دهی سریعتر به مناطق عشایري باباکلان، بنه پیر، پل زهره و منطقه میشان فارس و

 
مناطق اطراف آن افتتاح شد. 

گندمکار عنوان کرد: قبل از افتتاح این پایگاه اقدامات نجات بخش حیات و خدمات فوریتهاي پزشکی به مردم این منطقه بوسیله پایگاه هاي
شهري یا پایگاه اورژانس بی بی حکیمه پوشش داده می شد، که حداقل زمانی حدود 45 دقیقه طول می کشید تا نیروهاي اورژانس از شهر یا
بی بی حکیمه به منطقه باباکلان برسند ولی با تأسیس این پایگاه براي مردم روستا و عشایر مجاور در عرض چند دقیقه (زیر 10 دقیقه)
خدمت رسانی انجام خواهد شد. رئیس مرکز فوریتهاي پزشکی گچساران با اشاره به اینکه این پایگاه هم اکنون در مرکز بهداشتی و درمانی
شهداي باباکلان و در ساختمانی به مساحت 85 متر مربع مستقرشده است، تصریح کرد: در حال حاضر جهت راه اندازي این پایگاه با

 
تجهیزات پزشکی وآمبولانس حداقل 15 میلیارد ریال هزینه شده است. 

وي گفت: به علاوه مسیر باباکلان تا روستاي بنه پیرو پل زهره و منطقه میشان که جزو استان فارس می باشد و جاده چم شیر و مناطق

 
عشایري اطراف بطور کامل تحت پوشش فوریتهاي پزشکی قرار خواهند گرفت. 

رئیس مرکز فوریت هاي پزشکی گچساران خاطرنشان کرد: در حال حاضر تمامی جاده هاي اصلی منتهی به این شهرستان داراي پوشش

 
فراگیر فوریتهاي پزشکی است. 

 



گندمکاربا اشاره به اینکه پیگیري جهت احداث این پایگاه از سال 1394 شروع شد، بیان کرد: این پایگاه در برنامه چهارم توسعه مصوب شده

 
بود و تا پایان برنامه پنجم توسعه به بهره برداري می رسید، در واقع این پایگاه جا مانده از برنامه توسعه چهارم بوده است. 

وي افزود: در حال حاضر 10 پایگاه اورژانس در گچساران وجود دارد که از این تعداد 6 پایگاه اورژانس جاده اي و 3 پایگاه اورژانس شهري

 
است. 

رئیس مرکز فوریتهاي پزشکی گچساران با اشاره به اینکه پایگاه شهري شماره 2 گچساران واقع در فلکه سه راهی جهت پوشش دهی سریعتر
به مناطق سه راهی و کارکنان دولت دایر است، ادامه داد: پایگاه شهري شماره 3 جهت پوشش دهی سریعتر به مناطق پانصد دستگاه و
شهرك جهاد و گلستان و هدایت و خلیج فارس و بهارستان، پایگاه اورژانس جاده اي دژسلیمان جهت پوشش دهی سریعتر به مناطق دریلا و
بنادر جنوبی و روستاي دژسلیمان، پایگاه جاده اي دیل جهت پوشش دهی سریعتر به مناطق روستاهاي دیل و آرو و مارین و نازمکان و

 
شامبراکان از دیگرپایگاه هاي این شهرستان است. 

گندمکار اضافه کرد: از دیگر مراکز در گچساران می توان به مرکز ارتباطات و پیام فوریتهاي پزشکی شهرستان گچساران یا واحد دیسپج
جهت ثبت و پوشش دهی سریعتر به تماسهاي تلفنی و مشاوره پزشکی شهرستان هاي گچساران و باشت ویک مرکز ارتباطات و پیام

 
فوریتهاي پزشکی اشاره کرد. 

وي گفت: پایگاه اورژانس هوایی شهرستان گچساران در سال 96 جهت پوشش مناطق صعب العبورشهرستان و استان راه اندازي شد و پس از

 
انجام 300 مأموریت اورژانسی در سال 99 بدلیل بدعهدي شرکت هلیکوپتري ایران غیر فعال شد. 

رئیس مرکز فوریتهاي پزشکی گچساران تصریح کرد: مهم ترین شاخص در ارزیابی و عملکرد خدمات فوریتهاي کاهش زمان رسیدن بر بالین
بیمار است که در حال حاضر در شهرها این خدمات بین 6 تا 8 دقیقه و در مناطق روستایی بین 10 تا 15 دقیقه به همشهریان ارائه خواهد

 
شد که همین زمان شاخص کشوري ارائه خدمات فوریتهاي پزشکی نیز است. 

 
گندمکار بیان کرد: در دهه اخیر شاهد توسعه و گسترش پایگاه هاي اورژانس شهري و جاده اي در گچساران بوده ایم. 

 
 تصاویر کوچک 

 
تصاویر بزرگ 
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باید نقش آذربایجان غربی در پازل ملی نمود یابد

منبع: ایسناشماره خبر:  295  |  تاریخ: 1400/11/21

استاندار آذربایجان غربی گفت: دانشگاهیان، اساتید، پژوهشگران و دانشجویان رشته هاي مختلف، باید کمک کار بخش اجرا در
راستاي شناسایی موانع و مشکلات و ارائه راهکار براي حل آنها باشند.

محمدصادق معتمدیان امروز 21 بهمن در جمع روساي
دانشگاه هاي آذربایجان غربی افزود: یکی از مهمترین معضلات
استان، وجود فاصله جدي بین دانشگاه و بخش اجرا است که

 
باید این فاصله از میان برداشته شود. 

وي اضافه کرد: البته این فاصله در استان هاي مختلف وجود

 
دارد ولی در آذربایجان غربی بسیار پررنگ تر به نظر می رسد. 

استاندار آذربایجان غربی با اشاره به عقب ماندگی هاي استان
در بخش هاي آموزش و پرورش و آموزش عالی بیان کرد: این

 
عقب افتادگی ها اثر خود را در شاخص هاي بسیار کم بخش هاي مختلف دیگر می گذارد و مشکل ساز است. 

معتمدیان با اشاره به لزوم تلاش همگانی در راستاي توسعه بخش هاي مختلف آذربایجان غربی به ویژه بخش سرمایه گذاري و رشد اقتصادي
ناشی از آن با توجه به هدف گذاري هاي دولت سیزدهم ادامه داد: در این باره باید از راهکارهاي بخش علمی و دانشگاهی در راستاي اولویت

 
هاي واقع بینانه سرمایه گذاري استفاده کرد. 

وي، شناسایی نشدن پیشران هاي توسعه استان طی سال هاي طولانی گذشته را معضلی اساسی در راستاي پیشرفت آذربایجان غربی عنوان
کرد و گفت: ما هنوز نمی دانیم که پیشران توسعه و پیشرفت استان چه بخشی است که این امر، ضعف بخش مطالعاتی و دانشگاهی را نشان

 
می دهد. 

معتمدیان با اشاره به اینکه باید نقش آذربایجان غربی در پازل ملی نمود یابد، اظهار کرد: ما هنوز نتوانسته ایم داشته ها و ظرفیت هاي استان
را در کشور معرفی کنیم و همین امر یکی از مهمترین مشکلات در راستاي توسعه و جذب سرمایه هاي بخش دولتی، خصولتی و خصوصی

 
است. 

استاندار آذربایجان غربی بر رفع مشکلات بخش هاي معدن و کشاورزي، بهبود ارزش افزوده بسیار ناچیز این بخش ها، ارتقاي شاخص هاي
اشتغال در آنها، بهبود کمی و کیفی تولیدات آنها، جلوگیري از خام فروشی در هر 2 بخش معدن و کشاورزي تاکید کرد و افزود: شناسایی
ظرفیت هاي معدنی، توجه به اولویت هاي استخراج معادن، ارائه راهکار براي فرآوري اقلام معدنی، اصلاح الگوي کشت کشاورزي، ارائه راهکار
در راستاي کاهش مصرف آب و افزایش راندمان بخش کشاورزي از جمله مواردي است که باید دانشگاه در این حوزه ها ورود کرده و اقدام

 
کند. 

��معتمدیان وجود سند آمایش را یکی از ظرفیت هاي تصمیم سازي براي توسعه آذربایجان غربی دانست و اضافه کرد: البته این سند



 
مشکلاتی دارد ولی می توان با اجرایی کردن آن و نظارت عالی بخش دانشگاهی، روند توسعه استان را آغاز کرده و رفته رفته شتاب بخشید. 

انتهاي پیام



بیکاري 50 ساله در کرمانشاه با رفع موانع کارآفرینی حل می شود

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  296  |  تاریخ: 1400/11/21

استاندار کرمانشاه با اشاره به مشکل بیکاري 50 ساله استان کرمانشاه، گفت: این مشکل تنها از طریق رفع موانع موجود در مسیر
کارآفرینان و توسعه سرمایه گذاري حل خواهد شد.

باشگاه خبرنگاران جوان کرمانشاه- بهمن امیري مقدم استاندار
کرمانشاه پیش از ظهر پنجشنبه در آئین بهره برداري از
کارخانه فروآلیاژ متحد شرق آسیا اولین پروژه سرمایه گذاري
کاملاً خارجی، که با حضور معاونین وزیر اقتصاد و رؤساي
سازمان هاي امور مالیاتی و سرمایه گذاري کشور برگزار شد؛
گفت: دولت مردمی در این شرایط سخت تحریم هاي ظالمانه،
با تمام توان و به صورت شبانه روزي به دنبال حل مشکلات و

 
گرفتاري هاي متعدد کشور است. 

معضل بیکاري 50 ساله کرمانشاه، تنها از طریق رفع موانع موجود در مسیر کارآفرینان و توسعه سرمایه گذاري و آغاز یک نهضت کارآفرینی و

 
ایجاد اشتغال پایدار قابل حل است. 

کرمانشاه یک استان چهار فصل و سرشار از ظرفیت ها و فرصت هاي گسترده گردشگري و خدماتی، تجاري، صنعتی و کشاورزي است و همه

 
باید با همدلی و همراهی تلاش کنیم کرمانشاه را دوباره به مرکز اقتصادي و فرهنگی غرب کشور تبدیل کنیم. 

 
باید تلاش کنیم با ایجاد اشتغال پایدار، رنج دشوار این بیکاري را از دوش کرمانشاه عزیز برداریم. 

 
در هاي کرمانشاه به روي سرمایه گذاران داخلی و خارجی باز است و هر مانعی را با اقتدار از مسیر کارآفرینان و تولیدکنندگان برمی داریم. 

امروز شاهد بهره برداري از اولین سرمایه گذاري کاملاً خارجی کرمانشاه در حوزه صنعت و معدن هستیم و این نشان از فراهم بودن بستر ها

 
براي سرمایه گذاري در این استان است. 

با کمک و همدلی مردم و مسئولین این روند جذب سرمایه گذاري هاي داخلی و خارجی همچنان در کرمانشاه تداوم خواهد داشت و مردم

 
طعم شیرین خدمت صادقانه را در دولت مردمی و انقلابی خواهند چشید. 

رعایت شأن و منزلت کارآفرینان ضروري است؛ باید به دنبال شناسایی دلایل عدم تمایل و دل زدگی سرمایه گذاري کرمانشاهیان خارج
استان برویم و آن ها را سریعاً برطرف کنیم.



ضرورت شکل گیري اکوسیستم نوآوري در صنعت فولاد

منبع: رصد اقتصاديشماره خبر:  297  |  تاریخ: 1400/11/21

به گزارش رصد اقتصادي و به نقل از پایگاه خبري فولاد
مبارکه: اولین پنل سومین نمایشگاه ملی فولاد ایران با موضوع
«نقش زیست بوم نوآوري در آینده صنعت فولاد ایران» با
حضور محمد ناظمی هرندي، یحیی پالیزدار، رضا انصاري،

 
مهدي محمدي و محمود نیلی احمد آبادي برگزار شد. 

در ابتداي این پنل یحیی پالیزدار، مدیرعامل شرکت پشتیبانی
و توسعه فناوري و نوآوري فولاد مبارکه، به عنوان مدیر پنل
ضمن خوش آمدگویی به طرح مسئله درباره نقش زیست بوم

 
نوآوري در آینده صنعت فولاد ایران پرداخت. 

پس از آن رضا انصاري، استاد دانشگاه و نماینده سابق مجلس، با اشاره به سخن مقام معظم رهبري درباره صنعت مبنی بر اینکه باید یک
فکري براي صنعت کشور کرد که دچار آفت مونتاژ کاري شده است، اظهار کرد: کشور کره در سال هاي اخیر موفقیت خوبی در صنعت سازي

 
داشته است و می توان صنعت فولاد آن را به نوعی با صنعت فولاد ایران همزاد دانست. 

لزوم اجراي کامل اکوسیستم نوآوري در کشور وي افزود: وقتی موفقیت اکوسیستم کارآفرینی کره را نگاه می کنیم متوجه می شویم که تحت
تاثیر نظام نوآوري آن ها نیز است. مدل هاي خوبی در زمینه نوآوري براي نگاه به آینده در این حوزه وجود دارد. ضرورت دارد در صنعت

 
فولاد ایران در زمینه شکل گیري اکوسیستم نوآوري حرکت هایی انجام دهیم. 

نماینده سابق مجلس گفت: ما از منظر مبانی قانونی، تجارب صنعتی و مبانی علمی درمی یابیم که باید به سمت نوآوري با هدف ارتقاي

 
مزیت رقابتی حرکتی کنیم. 

شرکت هاي دانش بنیان در اقتصاد ایران نقش اساسی ندارند محمود نیلی احمدآبادي اظهار کرد: شرکت هاي دانش بنیان هنوز در اقتصاد
ایران نقش اساسی ندارند. علت اینکه کشورهایی مانند ژاپن پیشرفت می کنند اما در ایران مشکل داریم این است که ما بخش هایی از

 
اکوسیستم آن ها که راحت تر است به کشور وارد می کنیم نه همه اجزاي اکوسیستم را. 

رئیس سابق دانشگاه تهران گفت: اکوسیستم نوآوري به یک شبکه و اتصال آزادانه بین شرکت ها و سایر بخش ها گفته می شود که با

 
اشتراك گذاري دانش نسبت به توسعه محصول یا خدمت نوآورانه اقدام می کند. 

وي با تاکید به اهمیت شبکه سازي در اکوسیستم نوآوري گفت: این شبکه باید درون سازمان ها و میان شرکت ها به صورت آزادانه برقرار

 
شود تا دانش و تجربیات میان این بخش ها جاري شود. 

اتصال نوآوري به «تقاضا» ضروري است محمد ناظمی هرندي، معاون تکنولوژي شرکت فولاد مبارکه اظهار کرد: وصل شدن نوآوري به تقاضا
یک مبحث کلیدي است. گاهی در اجراي تصمیمات خود موفق نمی شویم زیرا ملاحظات واقعی محیط کسب و کار خودمان را نگاه نمی
کنیم. فولاد مبارکه آنچه از دانش و تجربه کسب کرد در محصولات خود به نتیجه رساند و توفیقات بسیاري در نزدیک به 3 دهه فعالیت خود

 
کسب کرده است. 



وي افزود: در این مسیر مشارکت کارکنان جدي گرفته شد و بخشی از موفقیت فولاد مبارکه مربوط به همین مسئله است. نوآوري مفهومی

 
جدیدي براي بنگاه نیست. 

معاون تکنولوژي شرکت فولاد مبارکه با اشاره به لزوم همکاري صنعت و دانشگاه گفت: مسائل بزرگی با کمک بخش دانشگاه حل شده است و
امروز به نقطه اي رسیدیم که در صنعت فولاد مانند 20 سال گذشته نمی توان تصمیم گرفت و اقتضائات این صنعت تغییر کرده است. امروز

 
با صنعتی مواجه هستیم که یک تصمیم اشتباه می تواند خسارات به مراتب بیشتر از گذشته در بر داشته باشد. 

ناظمی هرندي اظهار کرد: آیا فولاد مبارکه در آینده براي توسعه کسب وکار خود الزاما باید به فعالیت در صنعت فولاد بپردازد یا می تواند به
بخش هاي دیگر نیز وارد شود یعنی نوآوري در عرصه کسب وکار نیز می تواند تجلی یابد یا خیر. پاسخ به این سوالات در تعیین مسیر تعیین

 
کننده است. 

لزوم بهره برداري از دو بال براي بقا مهدي محمدي، دبیر سابق ستاد توسعه فناوري هاي حوزه اقتصاد دیجیتال و هوشمندسازي معاونت
علمی و فناوري ریاست جمهوري، نیز در این پنل علمی اظهار کرد: باید دید نوآوري آیا به بقاي ما پیوند خورده است یا خیر؟ از دهه 1990
در دنیا اتفاقی در حال رخ دادن است که ناچار شدیم براي آن مفهوم تولید کنیم. تغییر و تحولات در دنیا سرعت گرفت و نسل هاي صنعتی

 
مختلف نشان دهنده این مسئله است. در چنین شرایطی زمانی انسان و شرکت بقا پیدا می کند که پیوسته در حال یادگیري است. 

وي افزود: هوشمندسازي و دیجیتال کردن در حال تحت تاثیر قرار دادن همه صنایع به ویژه صنعت فولاد است. براي بقا اکنون نیازمند دو
بال هستیم؛ حفظ و بهینه سازي محصولاتی که در فاز بهره برداري هستند و سبد اکتشاف به منظور کشف فرصت هاي پیش رو. شرکت ها

 
در طول زمان به این نتیجه رسیدند که نمی توانند صرفا با توانمندي هاي خودشان این دو سبد را بسازند زیرا تحولات بسیار سریع هستند. 
پنل «نقش زیست بوم نوآوري در آینده صنعت فولاد ایران» به میزبانی شرکت پشتیبانی و توسعه فناوري و نوآوري فولاد مبارکه برگزار شد.



بازدید رئیس دستگاه قضا از زندان مرکزي اصفهان/ گفت و گوي محسنی اژه اي با

محکومان حوادث آبان 98

منبع: خبرگزاري دفاع مقدسشماره خبر:  298  |  تاریخ: 1400/11/21

به گزارش گروه اجتماعی دفاع پرس، حجت الاسلام
غلامحسین محسنی اژه اي رئیس قوه قضاییه در جریان سفر
از پیش اعلام نشده و بدون تشریفات به استان اصفهان، ظهر
امروز پنجشنبه (21 بهمن) در زندان مرکزي اصفهان حضور
یافت و از بخش هاي مختلف این زندان به مدت حدود دو

 
ساعت بازدید کرد. 

در جریان این بازدید با تعدادي از مددجویان زندان مرکزي
اصفهان به طور چهره به چهره گفت وگو کرد و ضمن استماع

 
مسائل و مشکلات آنها، دستورات مقتضی را صادر کرد. 

رئیس عدلیه با تعدادي از محکومین مالی همچنین تعدادي از تولیدکنندگان ورشکسته که به دلایل مختلف دوران محکومیت خود را در

 
زندان به سر می برند به گفتگو پرداخت و براي پیگیري و رفع مسائل و مشکلات آن ها در چهارچوب قانون، قول مساعدت داد. 

برخی از این تولیدکنندگان ورشکسته که دوران محکومیت خود را در زندان به سر می بردند خواستار دریافت مرخصی براي اخذ رضایت از
شاکیان خصوصی همچنین تعلق رأي باز براي سر و سامان دادن به وضعیت بنگاه ها و کارگاه هاي تولیدي خود بودند که رئیس عدلیه براي

 
بررسی دقیق درخواست هاي آن ها دستورات لازم را به مسؤولان قضایی استان اصفهان صادر کرد. 

رئیس دستگاه قضا همچنین به برخی از محکومان مالی که تقاضاي آزادي از زندان براي جلب رضایت شاکیان خصوصی خود را داشتند،
متذکر شد که دستگاه قضایی در جایگاه اعمال عدالت و استیفاي تمام و کمال حقوق مردم قرار دارد و در ملاقات چهره به چهره اي که صبح
امروز با تعدادي از مراجعه کنندگان به دادگستري اصفهان داشته، برخی از طلبکاران و شاکیان خصوصی نظر مساعدي نسبت به خروج

 
محکومان مالی از زندان نداشتند. 

گفت وگو با تعدادي از محکومان آبان 98 بخشی دیگر از بازدید حجت الاسلام محسنی اژه اي از زندان مرکزي استان اصفهان بود؛ رئیس قوه
قضاییه جویاي حضور یا عدم حضور محکومان آبان 98 در این زندان شد و پس از آنکه مسؤولان زندان، تعدادي از این محکومان را به رئیس
عدلیه معرفی کردند، وي به طور چهره به چهره با این محکومان ملاقات و از وضعیت محکومیت و اوضاع خانوادگی آن ها کسب اطلاع کرد و

 
براي اعِمال ارفاقات قانونی در قبال پرونده آن ها دستورات مقتضی را صادر کرد. 

سوم مردادماه سال جاري بود که حجت الاسلام محسنی اژه اي در محل کار خود با تعدادي از مردم و خانواده هاي محکومان ناآرامی هاي
آبان 98 دیدار و گفت وگو کرد و براي بررسی مجدد پرونده این محکومان براي اعمال ارفاقات قانونی به آن ها، دستوراتی را به مسؤولان ذي

 
ربط صادر کرد. 

تقاضاي اعسار از پرداخت مهریه؛ بخشی از درخواست ها از رئیس دستگاه قضا در جریان بازدید وي از زندان مرکزي اصفهان بود که رئیس



قوه قضائیه متذکر شد برخی بانوان در جریان ملاقات صبح امروز در دادگستري اصفهان از اینکه همسران سابق آن ها به رغم داشتن تمکن

 
مالی درخواست اعسار از پرداخت مهریه می کنند گلایه داشتند. 

در جریان بازدید برخی محکومان از بیان مسائل و مشکلات خود در جمع معذوریت داشتند و خواستار ملاقات خصوصی با رئیس قوه قضاییه

 
بودند که این خواسته آن ها از سوي حجت الاسلام محسنی اژه اي اجابت شد. 

بازدید از اتاق هاي ملاقات الکترونیکی مددجویان زندان مرکزي اصفهان با خانواده هایشان، کسب اطلاع از نحوه و چگونگی فعالیت این اتاق
ها و همچنین گفتگو با تعدادي از مددجویانی که در حال ملاقات الکترونیکی با خانواده هاي خود بودند، بخش دیگر حضور رئیس قوه قضائیه

 
در زندان مرکزي اصفهان بود. 

رئیس قوه قضاییه در جمع مددجویان زندان مرکزي اصفهان با تأکید بر اینکه براي رفع مسائل و مشکلات زندانیان و اعمال ارفاقات قانونی به
آن ها نهایت تلاش خود را به کار خواهد گرفت، خطاب به مددجویان گفت: با توجه به در پیش بودن مناسبت هاي ملی و مذهبی، براي جلب

 
رضایت شاکیان خصوصی خود براي قرار گرفتن نام تان در فهرست عفو تلاش کنید و از ارتکاب مجدد جرم در دوران مرخصی نیز بپرهیزید. 

بهبود وضعیت زندان ها و زندانیان، از جمله تاکیدات همیشگی حجت الاسلام محسنی اژه اي بوده و وي طی مدت اخیر شخصا ً 6 بازدید از
زندان هاي سراسر کشور انجام داده است. زندان مرکزي ایلام، زندان رجایی شهر، زندان دماوند، زندان اوین، زندان مرکزي مشهد و زندان
مرکزي اصفهان ندامتگاه هایی هستند که رئیس قوه قضاییه از آن ها سرکشی کرده و در جریان این سرکشی ها بر لزوم تحول رفتاري و

 
ساختاري در امر زندانبانی و ارتقاء وضعیت زندانیان در حوزه هاي مختلف تاکید کرده است. 

«ایجاد شرایط و بستر اصلاح، تربیت و بازاجتماعی شدن زندانیان»، «اشتغال زندانیان»، «حبس زدایی»، «اعمال تأسیسات ارفاقی» و «ایجاد
ترتیبات فنی و قضایی براي استفاده از پابند الکترونیک در قبال محکومان واجد شرایط قانونی» از جمله رویکرد هاي تحولی در مقوله زندان و

 
زندانیان است که مورد تاکید جدي رئیس قوه قضاییه است. 

انتهاي پیام/ 241



رشد پوشش بیمه به 70 درصد رسیده است

منبع: آناشماره خبر:  299  |  تاریخ: 1400/11/21

مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی گفت: بیست و دوم بهمن فرصتی است تا داشته هایمان را فراموش نکنیم و ضمن تلاش براي
اصلاح و بهبود شرایط، شاکر نعمت انقلاب اسلامی باشیم.

مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی گفت: بیست و دوم بهمن فرصتی است تا داشته هایمان را فراموش نکنیم و ضمن تلاش براي اصلاح

 
و بهبود شرایط، شاکر نعمت انقلاب اسلامی باشیم. 

به گزارش گروه جامعه خبرگزاري آنا، میرهاشم موسوي در پیامی که
به در آستانه سالروز پیروزي انقلاب اسلامی منتشر کرده، آورده

 
است: «ایام االله دهه فجر، آئین و زمانی براي تذکار و یادآوري است. 

در زمانی که عموم مردم شریف ایران با هجمه هاي سنگین اقتصادي
و رسانه اي مواجه شده اند و شتاب، فراموشی و روزمرگی به ابتلایی
فراگیر تبدیل شده، مناسبت هایی مثل بزرگداشت بیست و دوم
بهمن ماه، فرصت و بهانه اي است تا با کمی توقف، به مسیر طی
شده نگاه کنیم و با واقع بینی، دست آوردها را مرور کرده، داشته

 
هایمان را فراموش نکنیم و در مسیر اصلاح و بهبود شرایط، شاکر نعمت انقلاب اسلامی باشیم. 

انقلابی تاریخی که با گذشت 43 سال، حالا به مرحله اي از بلوغ و ثبات رسیده است تا با نگاهی دقیق به دیروز، نقاط قوت و ضعف را ارزیابی

 
کرده و براي افق پیش رو، برنامه ریزي کنیم. 

به تعبیر رهبر معظم انقلاب اسلامی، “روزهاي دهه فجر، فرصت خوبی است که فرزانگان ما، آگاهان ما، جوانان ما، آحاد ملت ما به ارزیابیِ

 
کاري که در تاریخ این انقلاب رخ داده، بپردازند. " 

از میان دست آوردهاي مهم انقلاب اسلامی، شاید مهم ترین موضوع، ظهور آرمان ها و افق هایی جدید و بزرگ براي ملتی بود که در دوران

 
طاغوت، آرمان هایی مثل استقلال، عدالت، جمهوریت و آزادي را از درون خود پیدا کرد. 

افق هایی که مانند نور، در باطن و فطرت هر انسان آزاده اي وجود دارد اما براي بیداري، متحد شدن و فاصله گرفتن از پراکندگی، نیازمند
بزرگ مردانی مانند حضرت امام (ره) است تا مانند مشکات، این نورهاي منفرد را به نوري بزرگ و فراگیر و یک بیداري و حرکتی تاریخی

 
تبدیل کند تا مطابق آن فرمایش دقیق، انقلابی را به مثابه انفجار نور رقم بزند. 

وي در ادامه نوشته است: مردم ایران خوب می دانند حرکت تاریخی مردم ایران در مسیر استقلال، جمهوریت، عدالت و آزادي در 43 سال

 
گذشته و از اولین روز وقوع انقلاب، با خباثت و دشمنی هاي مختلف خارجی و داخلی مواجه شد. 

از ترورهاي کور مردم و مسئولین انقلابی و دانشمندان گرفته تا مسئله جنگ تحمیلی و نفوذ منافقان و تحریم هایی که به اذعان دشمنان،



شدیدترین تحریم هاي تاریخ است. خباثت هایی که شاید هرکدام به تنهایی براي از بین بردن یک نظم سیاسی کافی بود اما به عنایت الهی و

 
با استقامت مردم، پرچم این انقلاب همچنان برافراشته است و بر اساس تحلیل ها افق پیش رو، روشن تر از دیروز است. 

در این مسیر اما دشمن تلاش کرده تا با سخت کردن شرایط معیشت از یک طرف و با آتش سنگین رسانه اي که مخاطب آن روح و اذهان
ملت ایران است؛ هم در فضاي واقعی زندگی و شاید مهم تر از آن، در فضاي برداشت ها و ذهنیت ها، میان مردم و انقلابی که به تعبیر رهبر
معظم انقلاب اسلامی متعلق و برآمده از مردم است؛ فاصله بیندازد. فاصله اي که قرار است به واسطه دشواري هاي تحمیلی، به معیشت مردم
و تحریف واقعیت ها و فراگیر کردن فضاي یأس و روایت هاي منفی از انقلاب، منجر شود تا جایی که مقام معظم رهبري در سخنان اخیر

 
خود در تبیین مفهوم جهاد، مصداق امروزي جهاد را دقیقاً در همین دو حوزه یعنی جهاد اقتصادي و جهادِ تبیین، معرفی کردند. 

بر همین مبنا سازمان تأمین اجتماعی نیز در هر دو این جهادها داراي سهم و مأموریت مشخص است. هم در عرصه اقتصادي که باز هم در

 
دیدار اخیر مقام معظم رهبري بر ضرورت هدایت، نظارت و کمک نهادها و دستگاه ها تاکید کردند. 

ما در عرصه تولید و اشتغال فعال هستیم و باید با روحیه جهادي فعال تر و مؤثرتر باشیم و هم در عرصه تبیین که باید خدماتی که در حال

 
انجام آن هستیم و تغییراتی که در این مسیر چهل ساله علی رغم همه دشواري ها انجام دادیم را براي مردم و به زبان مردم، تبیین کنیم. 

لذا در دوره جدید هم براساس همان آرمان هاي انقلاب اسلامی بر ضرورت تحقق سه مفهوم عدالت، اعتماد و اجتماعی شدن خدمات سازمان
تأمین اجتماعی که براي تحقق این سه، نیازمند تحول هستیم؛ اشاره و تأکید شد. آرمان هایی که از بطن انقلاب مردم استخراج شده و

 
مطالبه امروز جامعه است. 

موسوي همچنین در این پیام تاکید کرده است: امروز اما مفتخریم به اینکه در زمینه پوشش تأمین اجتماعی از نرخ کمتر از 20 درصد در
دوران پیش از انقلاب به پوشش بیش از 70 درصد رسیده ایم و از این بین سازمان تأمین اجتماعی 53 درصد از جمعیت کشور را تحت
پوشش قرار داده است که درصدد هستیم بخش هاي دیگر جامعه را نیز، مطابق حق برخورداري همگانی از خدمات بیمه اي، تحت پوشش

 
قرار دهیم. 

خدمات سازمان تأمین اجتماعی در طول 43 سال گذشته با رشد قابل توجهی همراه بوده که گزارش جزئیات آن خارج از محدودیت این
نوشتار است اما تنها به عنوان یک نمونه، در سال جاري بیش از 1400 میلیارد تومان، پروژه عمرانی در حوزه درمان و با زیربناي تجمعی
110 هزار مترمربع، احداث یا توسعه پیدا کرده و این نمود روشن این ادعاست که علی رغم تمام مشکلات، به لطف خدا و به برکت تلاش و

 
کوشش همکاران، سازمان تأمین اجتماعی هرگز در ایفاي تعهدات خود با مشکل مواجه نشده و نخواهد شد. 

در پایان ضمن گرامیداشت و تبریک چهل و سومین سالروز پیروزي انقلاب شکوهمند اسلامی و اداي احترام به تمام شهداي گرانقدر این
انقلاب و امام عزیزمان (ره)، به ملت شریف ایران به ویژه بیمه شدگان، بازنشستگان، مستمري بگیران و کارفرمایان تحت پوشش خدمات
سازمان تأمین اجتماعی، متعهد می شویم که در مسیر تحقق اهداف انقلاب و گره گشودن از مشکلات مردم، حرکت کرده و لحظه اي در این

 
مسیر از پاي ننشینیم.» 

انتهاي پیام/4174/



افتتاح همزمان 102 طرح تعاونی در کشور با اشتغال بیش از 7 هزار نفر

منبع: لیجارشماره خبر:  300  |  تاریخ: 1400/11/21

به گزارش لیجار نقل از روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی گیلان، سیاوش آقاجانی مدیرکل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی گیلان به همراه آرش فرزام صفت معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري،سید الهیار مصباحی مدیرکل دفتر هماهنگی

امور اقتصادي استانداري گیلان و بهمن علی پناه سرپرست تعاون استان با ...

رشت-لیجار:با افتتاح 102 طرح تعاونی براي بیش از 7 هزار نفر

 
فرصت شغلی ایجاد شد. 

به گزارش لیجار نقل از روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی گیلان، سیاوش آقاجانی مدیرکل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی گیلان به همراه آرش فرزام صفت معاون هماهنگی امور
اقتصادي استانداري،سید الهیار مصباحی مدیرکل دفتر هماهنگی
امور اقتصادي استانداري گیلان و بهمن علی پناه سرپرست تعاون
استان با حضور ویدئو کنفرانسی از استانداري گیلان در این مراسم

 
کشوري شرکت کردند. 

در این مراسم که با حضور ویدئو کنفرانسی محمد مخبر معاون اول
رئیس جمهور و حجت االله عبدالملکی وزیر تعاون، کار و رفاه

اجتماعی برگزار شد؛ با افتتاح 102 طرح تعاونی براي بیش از 7 هزار نفر فرصت شغلی ایجاد شد.



سیلوهاي ذخیره مواد معدنی و ترمینال سالکو در منطقه ویژه پارسیان به بهره

برداري رسید

منبع: شبستانشماره خبر:  301  |  تاریخ: 1400/11/21

همزمان با دهه فجر، سیلوهاي ذخیره مواد معدنی و ترمینال صنایع آلومینیوم جنوب در منطقه ویژه اقتصادي پارسیان با حضور
استاندار هرمزگان و با سرمایه گذاري 76میلیون یوآن به بهره برداري رسید.

همزمان با دهه فجر، سیلوهاي ذخیره مواد معدنی و ترمینال
صنایع آلومینیوم جنوب در منطقه ویژه اقتصادي پارسیان با
حضور استاندار هرمزگان و با سرمایه گذاري 76میلیون یوآن به

 
بهره برداري رسید. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از بندرعباس، عصر پنج
شنبه و همزمان دهه مبارك فجر، سیلوها ي ذخیره مواد معدنی و ترمینال شرکت صنایع آلومینیوم جنوب در منطقه ویژه صنایع انرژي بر

 
پارسیان با حضور مهدي دوستی استاندار هرمزگان به بهره برداري رسید. 

سیلوها و تجهیزات مربوطه، به منظور دپوي مواد اولیه مورد نیاز در فرآیند تولید و صادرات محصولات نهائی مجتمع صنایع آلومینیوم جنوب
در منطقه ویژه اقتصادي صنایع انرژي بر پارسیان در زمینی به وسعت 68 هزار مترمربع و با سرمایه گذاري 76میلیون یوآن ساخته شده

 
است. 

 
انبارهاي احداثی سالکو ظرفیت ذخیره سازي 70هزار تن آلومینا، شش هزار تن قیر و 20هزار تن کک کلسینه (CPC) را دارد. 

با نصب دو دستگاه تجهیزات تخلیه CPC و آلومینا (Ship Unloader) و سایر واحد هاي پشتیبانی مورد نیاز در این انبارها، امکان

 
بارگیري روزانه 80 بونکر فراهم شده است. 

با بهره برداري از این مجموعه، براي 100 نفر اشتغال ایجاد شده است.



4 پروژه عمرانی و زیربنایی در منطقه ویژه اقتصادي پارسیان کلنگ زنی شد

منبع: شبستانشماره خبر:  302  |  تاریخ: 1400/11/21

همزمان با دهه فجر، ،چهار پروژه زیربنایی و عمرانی در منطقه ویژه اقتصادي پارسیان با اعتبار 2هزار 290میلیارد ریال کلنگ زنی
شد.

همزمان با دهه فجر، ،چهار پروژه زیربنایی و عمرانی در منطقه
ویژه اقتصادي پارسیان با اعتبار 2هزار 290میلیارد ریال کلنگ

 
زنی شد. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از پارسیان، همزمان با
دهه فجر سه طرح عمرانی و زیربنایی در منطقه ویژه اقتصادي
پارسیان با حضور مهدي دوستی استاندار هرمزگان کلنگ زنی

 
شد. 

در آیین امروز، تاسیسات زیربنایی شامل احداث خیابانهاي پیرامونی، ساختمان هاي اداري و پست برق با اعتبار 430میلیارد ریال کلنگ زنی

 
شد. 

ایجاد گره ترافیکی به منظور ایجاد راه دسترسی به انبار سالکو، آب شیرین کن و ورودي بندر دیگر پروژه اي بود که با اعتبار بیش از یک هزار

 
و 310میلیارد ریال کلنگ زنی شد. 

همزمان با سفر مهندس دوستی استاندار هرمزگان به پارسیان، کلنگ پروژه کنترل سیلاب سایت بندري (جنوبی) منطقه ویژه اقتصادي

 
پارسیان نیز با اعتبار بیش از 515میلیارد ریال به زمین زده شد. 

امروز همچنین عملیات اجرایی پست برق 20 کیلوولت در منطقه ویژه اقتصادي صنایع انرژي بر پارسیان با حضور مهدي دوستی استاندار

 
هرمزگان آغاز شد. 

 
اعتبار پیش بینی شده براي اجراي این پروژه 35میلیارد ریال است که با راه اندازي آن براي 30نفر اشتغال ایجاد می شود. 

 
با تکمیل و بهره برداري از این طرح ها، براي 103نفر اشتغال ایجاد می شود. 

منطقه ویژه اقتصادي پارسیان به دلیل قرارگیري در 40 کیلومتري عسلویه و 17 کیلومتري فرودگاه عسلویه، نزدیکی به مخزن گازي پارس

 
جنوبی، یکی از مناطق ویژه منحصر بفرد در سطح کشور است که در محل اتصال سه استان هرمزگان، بوشهر و فارس قرار گرفته است. 

این منطقه در غربی ترین نقطه استان هرمزگان، شرقی ترین نقطه بوشهر و جنوبی ترین منطقه استان فارس قرار دارد و به دلیل قرارگرفتن
در مسیر کریدور انتقال گاز سراسري خط هفتم، خط انتقال میعانات گازي به ستاره خلیج فارس و سایر میدان هاي گازي ونفتی، این منطقه



در موقعیت طلایی براي سرمایه گذاري قرار گرفته و براي تولید بیش از 14 میلیون تن محصولات پتروشیمی، چهار میلیون تن فولاد، هزار و
400 تن پودر آلومینا، پنج هزار مگاوات برق و آب شیرین کن 750 هزار مترمکعبی طراحی شده است.



افتتاح 40 پروژه با اعتبار 2514 میلیارد ریال در قرچک

منبع: شبستانشماره خبر:  303  |  تاریخ: 1400/11/21

40 پروژه با اعتبار 2514 میلیارد ریال در شهرستان قرچک همزمان با ایام االله دهه مبارك فجر افتتاح شد.

40 پروژه با اعتبار 2514 میلیارد ریال در شهرستان قرچک همزمان

 
با ایام االله دهه مبارك فجر افتتاح شد. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از شهرستان هاي تهران، به
مناسبت دهه مبارکه فجر انقلاب اسلامی و با حضور معاون امنیتی و
انتظامی استانداري تهران، فرماندار و سایر مسئولین شهرستان قرچک
40 پروژه با اعتبار بیش از 2514 میلیارد ریال و اشتغال 739 نفر

 
افتتاح و به بهره برداري خواهد رسید. 

لازم به ذکر است، این پروژه ها شامل پنج پروژه مربوط به آموزش و پرورش شامل دو مدرسه، زمین چمن، زمین والیبال و کلاس تربیت
بدنی در سه مدرسه با اعتبار 185 میلیارد و 500 میلیون ریال، یک پروژه افتتاح زمین چمن مصنوعی روستاي امین آباد با اعتبار ریال سه
میلیارد ریال، پروژه سامانه هوشمند پایش و نظارت تصویري با اعتبار 12 میلیارد و 500 میلیون ریال 13 پروژه با اعتباري بالغ بر 40 میلیارد
ریال توسط اداره برق،پروژه هاي اداره گاز شامل پروژه چهار کیلومتري توسعه شبکه گازرسانی و نصب 500 علمک گاز با اعتباري بالغ بر 25
میلیارد ریال، پروژه گازرسانی به واحدهاي تولیدي نیز با اعتباري بالغ بر 150 میلیارد ریال، 14 واحد تولیدي و توزیعی صنفی واقع در
شهرك صنعتی با اعتباري بالغ بر 1839 میلیارد ریال افتتاح و اشتغال آن براي 216 نفر،یک استخر سرپوشیده نیز با اعتباري بالغ بر 64
میلیارد ریال و اشتغالزایی براي 40 نفر،؛ در حوزه جهاد کشاورزي نیز دو پروژه با افتتاح گلخانه سبزي و صیفی در روستاي داودآباد با اعتبار
140 میلیارد ریال و اشتغال مجموع 40 نفري و همچنین 164 طرح اشتغالزا در حوزه کارگاه هاي خرد و مشاغل خانگی توسط بنیاد برکت با

اعتبار 200 میلیارد ریال و اشتغال براي 400 نفر به بهره برداري می رسد.



به همت شرکت فولاد اکسین خوزستان انجام شد؛ امضاي تفاهم نامه سه جانبه به

منظور فراهم کردن لوله هاي مورد نیاز پروژه هاي نفت و گاز

منبع: دنیاي معدنشماره خبر:  304  |  تاریخ: 1400/11/21

دنیاي معدن: در سومین جشنواره ملی و نمایشگاه فولاد ایران تفاهم نامه سه جانبه بین شرکت هاي فولاد اکسین خوزستان، لوله
سازي اهواز و فولاد مبارکه اصفهان به منظور بومی سازي و تولید ورق هاي APL5LX65-Ms جهت فراهم کردن لوله هاي مورد

نیاز پروژه هاي نفت و گاز امضا شد.

دنیاي معدن: در سومین جشنواره ملی و نمایشگاه فولاد ایران
تفاهم نامه سه جانبه بین شرکت هاي فولاد اکسین خوزستان،
لوله سازي اهواز و فولاد مبارکه اصفهان به منظور بومی سازي
و تولید ورق هاي APL5LX65-Ms جهت فراهم کردن لوله

 
هاي مورد نیاز پروژه هاي نفت و گاز امضا شد. 

به گزارش دنیاي معدن به نقل از روابط عمومی شرکت فولاد
اکسین خوزستان، دیروز سه شنبه 19 بهمن ماه تفاهم نامه

سه جانبه بین شرکت هاي فولاد اکسین خوزستان، لوله سازي اهواز و مجتمع فولاد مبارکه اصفهان به منظور بومی سازي و تولید ورق هاي

 
APL5LX65-Ms از طریق تامین تختال به ارزش 300 میلیون یورو امضا شد. 

این تفاهم نامه به همت شرکت فولاد اکسین خوزستان و با امضاي امین آسیابان مدیرعامل فولاد اکسین خوزستان جهت تولید ورق هاي
APL5LX65-Ms ، یاسر طیب نیا مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه به منظور تامین اسلب مورد نیاز این ورق ها و علی خنیفر مدیرعامل لوله

 
سازي اهواز جهت تبدیل این ورق هاي فولادي به لوله هاي انتقال نفت و گاز انجام شد. 

لازم بذکر ارزش این تفاهم نامه به ارزش 300 میلیون یورو از جمله تفاهم نامه هاي استراتژیک کشور بوده که با دانش متخصصان جوان

 
ایرانی رقم خورده است. 

از دیگر تفاهم نامه هاي سومین جشنواره ملی فولاد ایران به ساخت پمپ هاي پوسته زدا به ارزش 1.8 میلیون یورو، ساخت بازوهاي کوره
قوس الکتریکی به ارزش 1.2 میلیون یورو و پروژه تحقیقاتی، طراحی، ساخت و بومی سازي قالب مسی ریخته گري فولادسازي به ارزش 1.2

 
میلیون یورو میتوان اشاره نمود. 

این تفاهم نامه موفقیتی بزرگ براي شرکت هاي صنعتی، در راستاي حرکت به سوي اشتغال پایدار، توسعه صنعت و تامین نیاز کشور

 
محسوب می گردد. 

این تفاهم نامه به منظور فراهم کردن لوله هاي مورد نیاز پروژه هاي نفت و گاز در سومین جشنواره ملی و نمایشگاه فولاد ایران که در هتل

 
المپیک تهران برگزار می شود، به امضا رسید. 

توان اکسین در مورد تولید این ورق ها نقطه عطفی است براي صنعت فولاد کشور، شرکتی که بواسطه سیاست هاي گذشته از مسیر خود



 
خارج شده بود، امروز به عنوان سرآمد ترین صنعت فولاد کشور با همکاري فولاد مبارکه در تامین مواد اولیه نقش آفرینی می کند. 

این نمایشگاه با حمایت ایمیدرو و انجمن تولید کنندگان فولاد ایران از 19 تا 21 بهمن ماه و با محوریت نمایشگاه جامع ارائه فرصت هاي
بومی سازي و استفاده از فرصت هاي تولید داخل در حال برگزاري است.



نخستین مرکز مشاوره و خدمات کارآفرینی در یزد افتتاح شد

منبع: موجشماره خبر:  305  |  تاریخ: 1400/11/21

آیین افتتاح اولین مرکز مشاوره تخصصی اطلاع رسانی و
خدمات کارآفرینی با همکاري مرکز رشد فناوري دانشگاه آزاد

 
یزد راه اندازي شد. 

به گزارش خبرگزاري موج یزد، آیین افتتاحیه نخستین مرکز
مشاوره، اطلاع رسانی و خدمات کارآفرینی در سطح کشور به
همت مرکز مشاوره و خدمات کارآفرینی اطلس کارآفرینی آتی

 
نما دانشگاه آزاد یزد انجام شد. 

همزمان با ایام االله دهه مبارك فجر با حضور مسئولان استانی و دانشگاهی محمدرضا فلاحتی سرپرست تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان
یزد، پاکدل مدیر کل فناوري اطلاعات و ارتباطات استان یزد، پورشمس مشاور ارشد صنعت استان و محمدرضا دهقانی اشکذري ریاست
دانشگاه آزاد یزد، معاونان و مدیران این دانشگاه، آئین مراسم افتتاح نخستین مرکز مشاوره و خدمات کارآفرینی در واحد یزد با همکاري مرکز

 
مشاوره و خدمات کارآفرینی اطلس کارآفرینی آتی نما، در محل ساختمان ولی عصر (عچ)دانشگاه آزاد اسلامی واحد یزد انجام شد. 

محمدرضا فلاحتی سرپرست تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان تبیین کرد، مراکز مشاوره، اطلاع رسانی و خدمات کارآفرینی، مراکزي هستند
که در حوزه کسب و کار می توانند نقش آفرینی کرده و جوانان و فارغ التحصیلان دانشگاهی را به صورت خلاقانه در حوزه کسب و کار

 
راهنمایی می کنند. 

این مقام مسئول استانی خاطر نشان کرد: در نگاه کوتاه مدت براي رفع مشکل بیکاري استان ، باید به فارغ التحصیلان دانشگاهی مهارت هاي

 
نرم را آموزش داد و اعتماد به نفس آنها را بالا برد. 

مرکز مشاوره و خدمات کارآفرینی اطلس کارآفرینی آتی نما که یکی از شرکتهاي مستقر در مرکز رشد فناوري دانشگاه آزاد یزد می باشد ، در
چارچوب مجوز صادره در زمینه هاي بخش هایی مانند شبکه سازي و بهم رسانی کسب و کارهاي یک رسته شغلی، ارائه مشاوره تخصصی به
صاحبان ایده هاي نوآورانه از جمله تهیه و اجراي طرح توجیهی فنی و اقصادي ( امکان سنجی FS) طرح کسب و کار ( bm) ، هدایت
صاحبان سرمایه و ایده در چارچوب طرح هاي نوآورانه و بازارپذیري کسب و کار، ارائه مشاوره هاي تخصصی به کارآفرینان و کسب و کارهاي
نو با استارتاپ ها و کسب و کارهاي تعاون محور، با رویکرد افزایش توان رقابت پذیري در بازارهاي هدف و حمایت و مشاوره در راستاي کسب
و کارهاي تعاونی و و نوپا در جهت جذب فنآوري هاي نوین و و افرایش دانش فنی بنگاههاي اقتصادي تعاونی برنامه ریزي و مدیریت لازم را

دارد.



380 واحد تولیدي و 37 طرح عمرانی در شهرك هاي صنعتی آذربایجان شرقی

افتتاح شد

منبع: ایرناشماره خبر:  306  |  تاریخ: 1400/11/21

تبریز - ایرنا - همزمان با دهه فجر بهره برداري از 380 طرح صنعتی و تولیدي بخش خصوصی و 37 طرح عمرانی و زیرساختی
شهرك هاي صنعتی استان با حضور استاندار آذربایجان شرقی در شهرك صنعتی بعثت آغاز شد.

تبریز - ایرنا - همزمان با دهه فجر بهره برداري از 380 طرح
صنعتی و تولیدي بخش خصوصی و 37 طرح عمرانی و
زیرساختی شهرك هاي صنعتی استان با حضور استاندار

 
آذربایجان شرقی در شهرك صنعتی بعثت آغاز شد. 

عابدین خرّم استاندار آذربایجان شرقی عصر پنجشنبه در ادامه
افتتاح طرح هاي دهه فجر، با افتتاح نمادین 2 واحد صنعتی
در شهرك صنعتی بعثت، بهره برداري از 380 پروژه صنعتی و

 
تولیدي بخش خصوصی را در استان کلید زد. 

با افتتاح این واحدها که در بخش هاي صنایع غذایی، سلولزي، بهداشتی، شیمیایی، کفش، نساجی، لوازم خانگی، مقاطع فولادي، قطعات

 
خودرو، دارویی و ریخته گري با سرمایه گذاري 433 میلیارد تومان اجرا شده اند براي 6 هزار نفر شغل ایجاد شده است. 

واحد تولیدي فیلتر اکسونیک با سرمایه گذاري 30 میلیارد تومان و اشتغال زایی 60 نفر و واحد تولید سازه فلزي و ورق هاي صنعتی با

 
سرمایه گذاري 25 میلیارد تومان و اشتغال زایی 90 نفر واحدهاي بودند که امروز با حضور استاندار آذربایجان شرقی افتتاح شدند. 

همزمان با افتتاح پروژه هاي بخش خصوصی استان، 37 طرح عمرانی و زیرساختی شهرك هاي صنعتی استان از جمله طرح هاي آبرسانی و

 
برق رسانی با اعتبار 200 میلیارد تومان به بهره برداري رسید. 

طرح خط انتقال و شبکه توزیع آب در شهرك صنعتی بعثت یکی از این طرح ها بود که آب مورد نیاز 500 واحد تولیدي را تأمین خواهد

 
کرد. 

 
همچنین با حضور استاندار آذربایجان شرقی واگذاري 123 قطعه زمین در فاز توسعه 400 هکتاري شهرك صنعتی بعثت آغاز شد. 

با احداث واحدهاي صنعتی و تولیدي در این قطعات با سرمایه گذاري بالغ بر 20 هزار میلیارد ریال براي سه هزار و 500 نفر شغل ایجاد

 
خواهد شد. 

استاندار آذربایجان شرقی همچنین در شهرك صنعتی بعثت، به صورت مستقیم با برخی از صنعتگران و تولیدکنندگان این شهرك گفت وگو

 
کرد و به مسائل و مشکلات آنها گوش فرا داد. 

عابدین خرّم با بیان اینکه عرصه تولید، جبهه اصلی جنگ اقتصادي است، گفت: اقتصاد، صنعت و تولید مهم ترین کارویژه جمهوري اسلامی



 
تلقی می شود و باید در حوزه اقتصاد هم همانند عرصه دفاعی بدرخشیم. 

 
وي افزود: صنعتگران و اهالی تولید، سربازان خط مقدم جنگ اقتصادي هستند و تحقق این مهم جز با مجاهدت آنها میسر نیست. 

 
خرّم با بیان اینکه حمایت ما از تولید شعاري نیست، افزود: امروز دولت سیزدهم اراده کرده است تا موانع تولید را از سر راه بردارد. 

وي با بیان اینکه دولت براي تکمیل ظرفیت هاي ترانزیتی و زیرساختی شهرك صنعتی بعثت تلاش خواهد کرد، گفت: صنعتگران هم باید در

 
این راستا کمک کنند و به عنوان مثال واحدهاي بزرگ حداقل براي تولید پنج مگاوات برق به بالا باید همت کنند. 

استاندار آذربایجان شرقی تاکید کرد: ظرفیت نیروي انسانی در حوزه صنعت براي استان مایه امیدواري است و این حرکت و روند رو به رشد

 
روز به روز ادامه پیدا خواهد کرد. 

 
برچسب ها 

 
- واحد تولیدي 

 
- آذربایجان شرقی 

 
- افتتاح طرح 

- دهه فجر



تعاونی بهترین نماد مشارکت مردم است

منبع: افرنگ خبرشماره خبر:  307  |  تاریخ: 1400/11/21

معاون اول رئیس جمهور در مراسم افتتاح 102 طرح بخش تعاون گفت: دولت با تمام توان آماده تقویت بخش تعاون است.

معاون اول رئیس جمهور در مراسم افتتاح 102 طرح بخش تعاون گفت:

 
دولت با تمام توان آماده تقویت بخش تعاون است. 

به گزارش افرنگ خبر /به نقل از پایگاه اطلاع رسانی دولت، محمد مخبر صبح
امروز (پنجشنبه) در آستانه سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی و در آیین افتتاح
ویدئو کنفرانس 102 طرح بخش تعاونی با تبریک سالگرد پیروزي انقلاب
اسلامی و گرامیداشت یاد امام و شهدا، از تعاونی ها بعنوان بهترین نماد
مشارکت مردم در امور اقتصادي و اجتماعی یاد کرد و گفت: تعاون در

 
حقیقت حلقه گمشده براي حصول نتیجه پایدار در امور اقتصادي، تولیدي و خدماتی است. 

 
آقاي مخبر با حضور در وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: دولت با تمام توان آماده تقویت بخش تعاون است. 

معاون اول رئیس جمهور با اشاره به تاکید مقام معظم رهبري مبنی بر لزوم فعال شدن نهضت جهاد تبیین در کشور تصریح کرد: یکی از
موضوعاتی که حتماً باید در خصوص آن تبیین صورت گیرد، سیره و زندگی امام خمینی (ره) است، امام راحل روز هاي سختی را داشت،
البته این روز هاي سخت در زندان و غربت نبود بلکه روز هاي سخت امام (ره) به دلیل تنهایی در تفکر و مسیر بوده است. باید این موضوعات
را همواره مرور کنیم و بدانیم که خون دل هایی که اولیاي خدا طی 1500 سال متحمل شده اند تا این نظام به دست ما رسیده، عادي نبوده

 
است. 

آقاي مخبر در ادامه سخنان خود با بیان اینکه همه ما نسبت به مقام معظم رهبري در خصوص تعاونی ها دین و بدهی داریم گفت: ایشان
همواره بر موضوع تعاون تاکید داشته اند و در 20 سال اخیر همواره بر موضوعاتی نظیر اقتصاد، معیشت، تولید، اقتصاد مقاومتی، سبک زندگی

 
و تعاونی سخن گفته اند، اما آنطور که باید به این موضوعات در کشور توجه نشده است. 

مخبر با بیان اینکه واژه «مردم» از کلید واژه هاي پرتکرار امام خمینی (ره) و مقام معظم رهبري بوده است، افزود: موضوع دیگري که همواره

 
در سخنان امام و رهبري بر آن تاکید شده عدالت است چرا که عدالت در حقیقت ممیزه یک حکومت حق و ناحق است. 

وي ایجاد بستر مسئولیت پذیري توسط آحاد جامعه را از هنر هاي گرانقدر امام و رهبري عنوان کرد و گفت: امام خمینی (ره) بستر نقش
آفرینی مردم را در همه زمینه ها مهیا کرد و انقلاب اسلامی و دفاع مقدس با اتکا بر همین موضوع به نتیجه رسید ضمن آنکه استفاده از
نقش مردم در مدیریت مقام معظم رهبري نیز بسیار پررنگ است و ایشان تمامی مشکلات کشور حتی مسائل امنیتی، سیاسی و فرهنگی را

 
نیز با اتکا بر نقش مردم حل و فصل کرده اند. 

معاون اول رئیس جمهور با بیان اینکه در زمینه اشتغال و تولید به روش هاي مختلفی در کشور عمل می شود، تصریح کرد: اشتغال خرد،
اشتغال خانگی و بنگاه هاي کوچک و متوسط همگی از حلقه مفقوده اي رنج می برند و بعنوان نمونه در بازدید هایی که دیروز از واحد هاي
تولیدي شهرستان ورامین و پیشوا داشتم نیز ضعف و نقصی در برخی از این واحد ها وجود داشت و آن ضعف این بود که هر یک از این واحد

 
ها بصورت انفرادي بودند و مدیریت یکپارچه اي براي تامین بازار، پشتیبانی و آموزش براي این واحد ها وجود نداشت. 

آقاي مخبر با تاکید بر اینکه وجود تعاونی ها می تواند این ضعف ها را برطرف کند و حلقه مفقوده را جبران کند، گفت: یکی از برکات وجود
تعاونی ها اتحادي است که میان افراد ایجاد می کند و به دلیل آنکه اعضاي تعاونی ها سرنوشت و منافع مشترك دارند انرژي آن ها مضاعف

 
شده و با هم افزایی و همگرایی بیشتر فعالیت می کنند. 

معاون اول رئیس جمهور با اشاره به بازدید خود از نمایشگاه تعاونی ها و همچنین نمایشگاهی که چند روز گذشته از دستاورد هاي مرتبط با



حوزه دانش بنیان مورد بازدید قرار داد، افزود: وجود این همه ظرفیت و استعداد در کشور می تواند بستر هاي لازم را براي بی نیازي از نفت و

 
منابع طبیعی فراهم کند. 

وي ادامه داد: کشور ما غرق در ظرفیت ها و نعمت هاي خدادادي است و با توجه به زیرساخت هایی که طی سالیان اخیر در کشور ایجاد
شده، براي هر یک از مشکلات معیشتی، فقر، اشتغال و مسائل تولید راه حل هاي متعددي وجود دارد که اگر به این ظرفیت ها اتکا کنیم می

 
توانیم مسائل را برطرف نماییم. 

محمد مخبر با بیان اینکه یکی از کلیدي ترین روش ها که می تواند زمینه برون رفت از شرایط موجود را فراهم کند استفاده از تعاونی ها
است، اظهار داشت: وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی مشکلات و مسائل تعاونی ها را احصاء و در دولت ارائه دهد تا مصوبات لازم براي حل این

 
مسائل به تصویب برسد. 

معاون اول رئیس جمهور افزود: حل بسیاري از مشکلات تعاونی ها نیاز به منابع مالی و سرمایه گذاري ندارد بلکه با تصمیمات مدیریتی می

 
توان این مسائل را برطرف کرد و وظیفه اصلی دولت نیز این است که تصمیمات به موقع و به جا براي حل مشکلات اتخاذ کند. 

وي از وجود بروکراسی و سنگین بودن دولت و نیز تعدد مراکز تصمیم گیري به عنوان یکی از مشکلات پیش روي کشور یاد کرد و گفت: باید
تلاش کنیم گام هاي بلندي براي حل مشکلات بخش تعاون برداریم تا مطالبه مقام معظم رهبري در حوزه تعاون محقق شود.



به مناسبت دهه فجر افتتاح طرح هاي مرتبط با دامپزشکی در دهه فجر

منبع: قم پرسشماره خبر:  308  |  تاریخ: 1400/11/21

به گزارش قم پرس: روابط عمومی اداره کل دامپزشکی استان قم : دکتر رفیعی مدیر کل دامپزشکی استان قم گفت :همزمان با ایام
ا... دهه فجر افتتاحیه طرحهاي دامپزشکی...

به گزارش قم پرس: روابط عمومی اداره کل دامپزشکی استان قم : دکتر رفیعی مدیر کل دامپزشکی استان قم گفت :همزمان با ایام ا... دهه

 
فجر افتتاحیه طرحهاي دامپزشکی استان قم در تاریخ 21/11/1400 برگزار شد . 

دو مرکز درمانی مایه کوبی و یک مرکز پخش دارو واکسن با اعتبار 20 میلیارد ریال و اشتغال زایی یازده نفر امروز به بهره برداري رسیده

 
است . 

این مراکز شامل یک مرکز درمانی مایه کوبی اختصاصی طیور با اعتبار 5 میلیارد ریال در شهر قم ، یک مرکز درمانی مایه کوبی در شهر
کهک با اعتبار 5 میلیارد ریال و یک مرکز پخش استانی دارو واکسن در شهر قم با اعتبار 10میلیون ریال راه اندازي و به بهره برداري رسیده

 
است . 

مدیر کل دامپزشکی استان قم در این مراسم اعلام نمود در حال حاضر استان قم مجموعا 87 مرکز بخش خصوصی دامپزشکی شامل : 35
مرکز درمانی ، 19 مرکز مایه کوبی ، 19 داروخانه ، 4 مرکز آزمایشگاهی و 9 مرکز پخش استانی دارو واکسن و یک مرکز پخش سراسري دارو
واکسن در شهرهاي قم ، جعفریه ، دستجرد ، قنوات ،کهک و مجتمع دامپروري لبن و دامشهر در حوزه هاي تشخیص و درمان دام و طیور به

بهره برداران خدمت رسانی می نمایند .



سه واحد صنعتی در دامغان به بهره برداري رسید

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  309  |  تاریخ: 1400/11/21

باقري گفت: همزمان با گرامیداشت دهه فجر، سه واحد در شهرك صنعتی دامغان با سرمایه گذاري بیش از 312 میلیارد ریال به
بهره برداري رسید.

باشگاه خبرنگاران جوان سمنان - محمدرضا باقري سرپرست
شرکت شهرك هاي صنعتی استان سمنان گفت: سه واحد
صنعتی دهه فجر امسال در شهرك صنعتی دامغان، با اعتبار

 
312 میلیارد و 370 میلیون ریال افتتاح شد. 

کارخانه آرین گداز جَم در زمینه ریخته گري فولاد با اعتبار
263 میلیارد و 997 میلیون ریال، با ایجاد 20 شغل مستقیم

 
افتتاح شد که در زمینه تولید شمش فولاد فعالیت می کند. 

واحد تولیدي دستگاه آب شیرین کن صنعتی غشایی نیز با اعتبار 31 میلیارد و 580 میلیون ریال، از دیگر طرح هاي دهه فجر امسال با ایجاد

 
اشتغال مستقیم براي حدود 10 نفر بود که به بهره برداري رسید. 

یک واحد تولیدي در زمینه تولید پوشاك زنانه با اعتبار 16 میلیارد و 802 میلیون ریال و ایجاد 40 شغل پایدار افتتاح شد که ظرفیت تولید

 
سالانه 420 هزار دست لباس را دارد. 

انتهاي پیام / ن



مرکز نوآوري علوم مهندسی دانشگاه شیراز آغاز به کار کرد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  310  |  تاریخ: 1400/11/21

همزمان با چهل وسومین سال پیروزي انقلاب اسلامی و دهه مبارك فجر، مرکز نوآوري تخصصی علوم مهندسی دانشگاه شیراز راه
اندازي شد.

باشگاه خبرنگاران جوان شیراز - همزمان با دهه مبارك فجر
مرکز نوآوري تخصصی علوم مهندسی دانشگاه شیراز که با
همکاري مرکز نوآوري و کارآفرینی دانشگاه و مرکز حمایت از
فعالیت هاي علمی دانشجویان، از مجموعه معاونت فرهنگی
دانشجویی دانشگاه تأسیس شده است، به طور رسمی راه

 
اندازي شد. 

سرپرست مرکز نوآوري تخصصی علوم مهندسی دانشگاه شیراز
گفت: با توجه به تغییرات سریع فناوري هاي روز و همچنین

تغییر مسائل اجتماعی، نیاز به مرکزي که پاسخ متناسب با این تغییرات را از طریق پژوهش، جذب خلاقیت ها و نوآوري ها، توانمندسازي

 
افراد و تیم ها و درنهایت تولید محصول مبتنی بر دانش و پژوهش و عرضه آن به بازار بدهد ضروري به نظر می رسد. 

سیداسماعیل حسینی گفت: این مرکز نوآوري براي همگام شدن با این تغییرات و به منظور استفاده از ظرفیت دانشجویان و دانش آموختگان
این دانشگاه در رشته هاي مهندسی در پیشبرد اهداف اقتصاد دانش بنیان، حمایت، تقویت و ترویج فرهنگ نوآوري و کارآفرینی، تأسیس

 
شده است. 

 
به گفته او، حمایت از شکل گیري چرخه ایده تا ثروت یکی از اهداف ایجاد مراکز نوآوري، مراکز رشد و پارك هاي علم و فناوري است. 

مراکز نوآوري به عنوان اولین نقش آفرینان در اکوسیستم شکل گیري و توسعه شرکت هاي نوپا و دانش بنیان، با محوریت حمایت از
کارآفرینان و افراد مستعد و خلاق از طریق ایجاد بستر هاي حمایتی و توانمندساز، سعی در پرورش ایده هاي نو و کاربردي با رویکردي ثروت

 
آفرین دارند. 

حسینی گفت: دانشگاه شیراز با توجه به جایگاه و ظرفیت هاي منحصربه فرد دانشی به ویژه در حوزه علوم مهندسی، با چشم انداز توسعه
نوآوري ها در حوزه هاي مختلف علوم مهندسی از جمله؛ برق، کامپیوتر، مکانیک، عمران، مواد، شیمی و... و با هدف حمایت از افراد مستعد و
خلاق، توسعه کسب وکار هاي دانش بنیان و ارائه خدمات نوآورانه و تخصصی به نهاد هاي سیاست گذاري، دولتی، اقتصادي، صنعتی و

 
فرهنگی، مرکز نوآوري تخصصی علوم مهندسی را ایجاد کرده است. 

او گفت: اگر مرکز نوآوري تخصصی علوم مهندسی را به صورت یک سیستم ببینیم؛ این سیستم داراي سه دسته ورودي اصلی است که
عبارتند از؛ فرد کارآفرین (صاحب ایده)، فرد متخصص (بدون ایده) و تیم همراه با ایده. در این سیستم، حمایت هاي مختلفی حول دو محور

 
اصلی توانمندسازي افراد و پرورش ایده ها انجام می شود. 



سرپرست مرکز نوآوري تخصصی علوم مهندسی دانشگاه شیراز گفت: حمایت هاي مرکز عبارتند از فضاي کار اشتراکی، مشاوره و منتورینگ
تخصصی، تیم سازي و شبکه سازي، حمایت مالی و ... این سیستم داراي دو خروجی اصلی است که شامل ایده هایی است که پرورش یافته
اند و به مرحله شتاب دهی و جذب سرمایه گذار رسیده اند و همچنین افراد متخصصی که در حوزه کسب وکار توانمند شده اند و دانش و

 
جسارت لازم براي ورود به زنجیره اقتصاد دانش بنیان کسب کرده اند. 

حسینی می گوید: در زمستان امسال نخستین فراخوان پذیرش اعلام شد و پس از آن طی فرصت دو هفته اي که به تیم ها داده شد حدود
60 نفر (تیم) فرآیند هاي اولیه ثبت نام خود و ثبت طرح و ایده خود را از طریق لینک ثبت نام فراخوان انجام دادند. پس از ثبت نام اولیه تیم
ها از طریق لینک ثبت نام آنلاین مرکز نوآوري مهندسی، کارشناسان مرکز طی مدت زمان حداکثر یک هفته پس از پایان ثبت نام، صحت
اطلاعات افراد متقاضی و طرح آن ها را انجام دادند و به تیم هاي فناور وضعیت طرح آن ها را اعلام کردند که یا آن هاپذیرفته شده و براي
مرحله دوم پذیرش و داوري مستقیم طرح خود هدایت می شوند و یا اینکه به دلیل نقض هر کدام از شرایط ثبت نام، تیم آن ها رد شده و

 
اجازه فعالیت را نخواهند داشت. 

او گفت: پس از پذیرش اولیه طی جلسه اي طرح ها توسط تیم ها به صورت حضوري ارائه شدند و توسط شوراي داوري مرکز نوآوري
مهندسی و مطابق با مفاد جدول داوري و امتیاز دهی طرح ها داوري شدند. حدود 10 تیم توانستند حداقل امتیاز قبولی را متناسب با جدول

 
داوري کسب کنند و اجازه استقرار در مرکز نوآوري را داشته و از خدمات و حمایت هاي آن بهره مند شوند. 

مدیر پژوهشی دانشگاه شیراز نیز ضمن ابراز خرسندي از راه اندازي این مرکز؛ حمایت از واحد هاي مرکز نوآوري و فناوري دانشگاه را از جمله

 
اولویت هاي دانشگاه برشمرد. 

محمدحسین شیخی گفت: در حال حاضر که متأسفانه شاهد شرایط سخت اقتصادي و همچنین معضل خروج نخبگان از کشور مواجه
هستیم، یکی از روش هاي برون رفت از این مشکلات، حرکت به سمت اقتصاد دانش بنیان و حمایت از شرکت هاي دانش بنیان است که راه
اندازي چنین مراکزي به تحقق این اهداف کمک می کند، از همین رو براي انجام وظیفه دانشگاهی و ملی خود، از این راه اندازي و فعالیت

 
این مراکز و شرکت هاي دانش بنیان حمایت می کنیم. 

سرپرست دانشگاه شیراز نیز گفت: جمهوري اسلامی ایران، از لحاظ داشتن منابع خدادادي اعم از نیروي انسانی، موقعیت جغرافیایی، منابع
زیرزمینی و... جزء کشور هاي طراز اول است و باتوجه به داشتن این منابع، ما می توانیم جزء ثروتمندترین کشور ها باشیم و هموطنانمان از
رفاه و آرامش کاملی برخوردار باشند؛ اما مشکلات فعلی، به ویژه مشکلات اقتصادي نشانگر آن است که از ظرفیت هاي کشور به شکل

 
مناسبی استفاده نشده است. 

به گفته محمد مؤذنی؛ براي به فعلیت درآمدن ظرفیت هاي کشور، باید از مسیر علم، دانش و فناوري پیش رفت که زمینه ي آن در چنین
مراکزي فراهم می شود. اگر ما براي راه اندازي چنین مراکزي هزینه کنیم، درواقع سرمایه گذاري کرده ایم چراکه در صورتی که هریک از
ایده تیم هاي فناور در آن تحقق پیدا کند، می تواند جبران کننده این هزینه ها باشد؛ بنابراین حمایت از این مرکز و دیگر واحد هاي فناورانه

دانشگاه در اولویت برنامه هاي دانشگاه است.



حضور در آیین رونمایی از میدان کارآفرینی

حضور در آیین رونمایی از میدان کارآفرینی

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  311  |  تاریخ: 1400/11/21

به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید استان مازندران ظهر امروز 21 بهمن 1400 ، محمد رضا حاتمی مدیر صندوق استان در
آیین رونمایی از میدان کارآفرینی شهرستان ساري که توسط اداره کل تعاون ، کار و رفاه اجتماعی برگزار گردید ، شرکت کرد . این میدان در

منطقه ساري کنار در شهر ساري واقع گردید .



سیلوهاي ذخیره مواد معدنی و ترمینال سالکو در منطقه ویژه پارسیان به بهره

برداري رسید

منبع: دنیاي معدنشماره خبر:  312  |  تاریخ: 1400/11/21

دنیاي معدن- به مناسبت دهه فجر طرح سیلوهاي ذخیره موادمعدنی و ترمینال صنایع آلومینیوم جنوب در منطقه ویژه اقتصادي
پارسیان با حضور استاندار هرمزگان به بهره برداري رسید.

دنیاي معدن- به مناسبت دهه فجر طرح سیلوهاي ذخیره
موادمعدنی و ترمینال صنایع آلومینیوم جنوب در منطقه ویژه
اقتصادي پارسیان با حضور استاندار هرمزگان به بهره برداري

 
رسید. 

به گزارش دنیاي معدن، استاندار هرمزگان عصر پنجشنبه
دراین مراسم گفت: براي تکمیل و بهره برداري سیلوهاي
ذخیره مواد معدنی و ترمینال شرکت صنایع آلومینیوم جنوب
در منطقه ویژه صنایع انرژي بر پارسیان  76 میلیون یوآن

 
سرمایه گذاري شده است. 

مهدي دوستی افزود: سیلوها و تجهیزات مربوطه، به منظور دپوي مواد اولیه مورد نیاز در فرآیند تولید و صادرات محصولات نهائی مجتمع

 
صنایع آلومینیوم جنوب در منطقه ویژه اقتصادي صنایع انرژي بر پارسیان در زمینی به وسعت 68 هزار مترمربع ساخته شده است. 

وي بیان داشت: انبارهاي احداثی سالکو ظرفیت ذخیره سازي 70هزار تن آلومینا، 6 هزار تن قیر و 20 هزار تن کک کلسینه (CPC)  را دارد.

استاندار هرمزگان اظهارداشت: با نصب 2 دستگاه تجهیزات تخلیه CPC و آلومینا (Ship Unloader) و سایر واحد هاي پشتیبانی مورد

 
نیاز در این انبارها، امکان بارگیري روزانه 80 بونکر فراهم شده است. 

دوستی ادامه داد: با بهره برداري از این مجموعه، براي 100 نفر اشتغال ایجاد شده است.



تبریک مدیرعامل بانک شهر به مناسبت پیروزي انقلاب و سالگرد تاسیس این بانک

منبع: رصد اقتصاديشماره خبر:  313  |  تاریخ: 1400/11/21

به گزارش رصد اقتصادي و به نقل از روابط عمومی بانک شهر:
متن کامل پیام دکتر «سیدمحمدمهدي احمدي» بدین شرح

 
است: 

 
حِیمِ  حْمَنِ الرَّ ِ الرَّ بسِْمِ االلهَّ

بانک شهر در سیزدهمین سال فعالیت خود با اتکا به نیروي
توانمند و کارآمد انسانی و به پشتوانه اعتماد مشتریان و
حمایت سهامداران، توانسته به عنوان بانک حامی عمران و

 
آبادانی شهرها و بازوي مدیریت شهري ظاهر شود. 

این بانک با پشتیبانی از انجام پروژه هاي شهري، تولید، ایجاد
اشتغال پایدار، هموارسازي کسب وکارها و نیز تحقق مسئولیت

 
هاي اجتماعی، کارنامه اي زرین داشته تا بیش از پیش در جامعه به عنوان بانک پیشگام و دوستدار شهرها و حامی شهروندان شناخته شود. 

در شرایطی که مواجهه با تحریم ها و پیامدهاي همه گیري ویروس کرونا، زندگی هموطنان را به شکل گسترده اي متاثر ساخته در این میان
همکاران سختکوش و متعهد به آرمان هاي بانک شهر دوران دشواري را سپري می کنند و در حالی که در غم از دست دادن همکاران برومند

 
خود سوگوار هستند، اما در صف مقدم عرصه خدمت به هم وطنان، رسالت خود را ادامه می دهند. 

اکنون در طلیعه درخشان چهل و سومین سالروز پیروزي شکوهمند انقلاب اسلامی با گرامیداشت یاد و خاطره معمار کبیر انقلاب، شهدا،
جانبازان و خانواده هاي معزز آنان در به ثمر رسیدن این پیروزي و تاکید بر پیروي از منویات رهبر فرزانه انقلاب در استمرار این مسیر
پربرکت؛ امیدوارم به لطف خداوند متعال، با تلاش و همدلی و عزمی پایدار و اندیشه اي پویا بتوانیم در چارچوب ضوابط و مقررات، ضمن
تحقق شعار "نوآوري در خدمت"، ارزش آفرینی بیشتر براي سهام داران و مشتریان، همانند گذشته به عنوان یک بانک خوشنام در نظام
بانکی درخشیده و همواره براي ایران و ایرانیان، افتخار آفرین باشیم و بیش از پیش در مسیر خدمتگزاري به شهروندان و تحقق اهداف بانک

گام برداریم.



اختصاص خط اعتباري 20 هزار میلیارد ریالی بانک توسعه تعاون از جمله مهم ترین

اقدامات حوزه تعاون بوده است

منبع: رصد اقتصاديشماره خبر:  314  |  تاریخ: 1400/11/21

به گزارش رصد اقتصادي و به نقل از روابط عمومی بانک
توسعه تعاون: «حجت االله عبدالملکی» در این خصوص، اظهار
داشت: 975 تعاونی جدید با 23 هزار عضو و قابلیت اشتغال
20 هزار نفر در دولت سیزدهم شکل گرفته اند و 214 طرح

 
سرمایه گذاري تعاون شناسایی و معرفی شده اند. 

محمد مخبر معاون اول رئیس جمهور، اظهار داشت: تعاون می
تواند به عنوان حلقه اتصال بنگاه هاي تولیدي مطرح باشد و
مشکلات و مسائلی که حتی منجر به تعطیلی تولید واحدها
شده است، از طریق تشکل ها و کار جمعی در قالب تعاون،

 
قابلیت رفع پیدا می کند. 

وي افزود: سرمایه گذاري هاي گسترده اي در سطح کشور صورت پذیرفته است و برخی از طرح هاي کلان در میان مدت و بلندمدت به
بازدهی و اشتغال می رسند و در کنار این پروژه هاي عظیم، با مکانیزم تعاون در مشارکت دادن آحاد جامعه در اقتصاد و اتخاذ رویکرد مردم

 
محور و به کارگیري سرمایه هاي خرد نیز می توان نسبت به ایجاد رونق تولید و اشتغال در مناطق اقدام نمود. 

معاون اول رئیس جمهور خاطرنشان کرد: دولت آمادگی تدوین و ابلاغ مصوبات راهگشا براي تسهیل فعالیت تعاونی ها را دارد و چنانچه

 
مسائل و مشکلات تعاونی ها به صورت دسته بندي ارائه گردد، براي رفع آن ها مصوبات مؤثري را ابلاغ خواهیم نمود. 

مهدي مسکنی معاون تعاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی نیز در این مراسم گفت: 102 طرح تعاونی با قابلیت اشتغال 7081 نفر با سرمایه

 
گذاري 27 هزار میلیارد ریالی در این رویداد ملی افتتاح می شوند. 

وي افزود: باور مسئولین به تعاون و هدایت بخش مهمی از نقدینگی کشور به این بخش، می تواند موجب به کارگیري نیروي عظیم اقتصادي

 
مردم و رونق بزرگ اقتصادي شود، که نقش بانک توسعه تعاون و نهادهاي تخصصی بخش در این خصوص بسیار حائز اهمیت است. 

در این رویداد که با حضور حجت اله مهدیان مدیرعامل، سید باقر فتاحی رئیس و محمدجعفر ایرانی عضو هیات مدیره بانک توسعه تعاون
همراه بود، نمایشگاه توانمندي هاي بخش تعاون با هدف ارائه دستاوردهاي بانک توسعه تعاون و تعاونگران نیز برگزار شد.



در جنگ ترکیبی اقتصادي باید تهاجمی عمل کرد/گلوگاه هاي فساد باید بسته شود

منبع: شهر فرداشماره خبر:  315  |  تاریخ: 1400/11/21

نماینده مردم ساوه و زرندیه در مجلس شوراي اسلامی گفت: کشور ما با جنگ اقتصادي ترکیبی شامل سیاسی، اقتصادي و فرهنگی
مواجه است و در این نوع جنگ نباید صرفا به دفاع ترکیبی اکتفا کرد بلکه باید تهاجمی عمل کنیم.

به گزارش پایگاه خبري - تحلیلی «شهر فردا»،حجت الاسلام محمد سبزي پنجشنبه 21 بهمن ماه در جریان بازدید مسئولان
شهرستان ساوه از شرکت ماسترفوده(گروه صنعتی گلرنگ) واقع در شهرك صنعتی نوبران اظهار کرد: سیر تحول توسعه به گونه اي بود که
ابتدا با واژه هایی نظیر رشد و توسعه پایدار معنا می شد اما امروز به این نتیجه رسیدند که توسعه پایدار باید باید با اخلاق توام باشد و توسعه

 
اخلاق محور مفهوم واقعی توسعه است. 

وي با بیان اینکه صاحبان صنایع فرماندهان جنگ اقتصادي هستند و با اشاره به اینکه فعالیت صنایع و رونق تولید در جنگ اقتصادي یکی از
افتخارات است، تصریح کرد: در توسعه اقتصادي باید آمایش سرزمینی یعنی چیدمان صحیح به درستی انجام شود بدین معنا که اگر شهرك

 
جدید صنعتی احداث می شود باید به درستی جانمایی شود یعنی ابتدا زیرساخت ها آماده شده و پس از آن بستر تولید فراهم شود. 

وي تصریح کرد: شهرك صنعتی جدید باید متناسب با اقتضائات زمان و مکان چیده شود و شهرك هاي قبلی احداث شده نیز ساماندهی شود

 
تا تولید رونق پیدا کند. 

حجت الاسلام سبزي با تاکید بر اینکه در تعریف دیگر آمایش صنعتی، ورود صنایع و سرمایه گذاران به روستاها به عنوان کانون توسعه
اقتصادي اهمیت دوچندان دارد، افزود: باید نواحی صنعتی در روستاها ایجاد شود تا با تامین زیرساخت از مهاجرت روستاییان جلوگیري کرد

 
و توسعه پایدار و متوازن رقم بخورد. 

وي در ادامه خواستار مبارزه با فساد به درستی و با تدبیر شد و افزود: مبارزه با فساد رکن اول و برخورد با مفسد اقتصادي رکن دوم است و

 
باید راهها و گلوگاه هاي فساد بسته شود تا امنیت اقتصادي در کشور رقم بخورد. 

او با تاکید بر اینکه باید ریشه فساد خشکانده شود افزود: سامانه اي و سیستمی شدن امور موجب خواهد شد که سیستم فسادزا نباشد و

 
کسی نتواند بستر بروز فساد را فراهم کند. 

این نماینده مردم در خانه ملت تاکید کرد: دولت باید اهتمام جدي در حمایت از صنعت، مبارزه با فساد و خشکاندن ریشه فساد داشته باشد

 
و توسعه پایدار اخلاق محور را عملیاتی کند. 

وي با اشاره به دغدغه جامعه کارگري براي تامین مسکن نیز گفت: صاحبان صنایع در صورت واگذاري زمین دولتی آماده احداث مسکن براي

 
کارگران هستند و حتی می توان با تشکیل تعاونی هاي مسکن نیاز کارگران را براي داشتن سرپناه برطرف کرد. 

امام جمعه نوبران نیز گفت: توسعه صنعتی منوط به تامین زیر ساخت هاست و شهرك صنعتی نوبران به لحاظ مزیت هاي فراوانی که دارد در

 
صورت تامین زیرساخت می تواند به یک قطب تولید انواع محصولات به ویژه صنعت غذایی تبدیل شود. 



حجت الاسلام رسول دادخواه با اشاره به اینکه کمبود مسکن یکی از نیازهاي کارگران و قشر متوسط جامعه است، افزود: طرح اقدام ملی
مسکن ظرفیتی براي خانه دار شدن افراد فاقد مسکن است که از دولت انتظار می رود در شهر نوبران اقدامات موثري براي اجرایی شدن طرح

 
بعمل آورند. 

سرپرست فرمانداري ساوه نیز گفت: شهرك صنعتی نوبران ظرفیت بالایی در حوزه صنعت دارد و شهر نوبران داراي ریشه هاي بالاي فرهنگی

 
و اجتماعی است. شاکله و ساختار نوبران و ارائه خدمات، چهره این منطقه را دگرگون و متحول کرده است. 

مهدي الیاسی با اشاره به اینکه حضور مدیران دستگاه هاي اجرایی زمینه ساز ارائه متوازن خدمات و توسعه عادلانه خواهد شد، افزود: صنایع

 
متعهد و متخصص و دلسوز، لشکر مقاوم در برابر جنگ اقتصادي هستند. 

وي با تاکید بر اینکه تامین برق از ضروریات شهرك صنعتی نوبران است، افزود: طرح اقدام ملی مسکن نیز در مرحله ثبت نام است و تامین

 
نیاز مسکن شهرهاي غرق آباد و نوبران با مشارکت مردم در ثبت نام این طرح عملیاتی خواهد شد. 

مدیرعامل شرکت ماسترفوده (گروه صنعتی گلرنگ) نیز با اشاره به اینکه این مجموعه تولیدي با 143 میلیارد تومان سرمایه گذاري ریالی و
11.5 میلیون یورو سرمایه گذاري ارزي راه اندازي شده است، گفت: این واحد تولیدي با تولید مواد غذایی، پاستیل، آدامس و نوشیدنی در
شهرك صنعتی نوبران براي حدود 250 نفر اشتغال مستقیم در سه واحد تولیدي ایجاد شده است و در صورت تامین زیرساخت هاي مورد

 
نیاز شهرك صنعتی نوبران براي افزون بر قریب به دو هزار نفر فرصت شغلی جدید با توسعه تولیدات ایجاد خواهد شد. 

محمد کریمی تامین زیرساخت هاي مورد نیاز شهرك صنعتی نوبران را یک ضرورت براي توسعه واحدهاي تولیدي و صنعتی دانست و افزود:
احداث پست 63 کیلوولت و حل مشکل برق می تواند براي بیش از 10 هزار نفر فرصت شغلی جدید ایجاد کند. تامین برق مورد نیاز می

 
تواند این شرکت را به یک مجتمع غذایی بزرگ استان مرکزي تبدیل کند. 

وي با اشاره به اینکه فاز اول این کارخانه که در تولید آدامس فعالیت دارد بزرگترین کارخانه کشور از لحاظ فضا و ماشین آلات است، گفت: با
اجرایی شدن چهار فاز دیگر این مجموعه که در حوزه صنایع تبدیلی میوه شامل کمپوت، لواشک، شیره و ... است به یک مجتمع بزرگ

 
صنایع غذایی کشور تبدیل خواهد شد. 

کریمی با اشاره به اینکه در این مجتمع 10 هکتاري دانشگاه جامع علمی کاربردي هدفگذاري شده است، افزود: با حمایت این واحد تولیدي
در هنرستان شهر نوبران رشته صنایع غذایی تدریس می شود و چنانچه دانش آموزي تمایل به ادامه تحصیل نداشت می تواند پس از اخذ

 
مدرك دیپلم در این مجموعه تولیدي مشغول بکار شود. 

وي با اشاره به اینکه محصولات این مجموعه تولیدي به بیش از 15 کشور صادر می شود، افزود: شهرك صنعتی نوبران زیرساخت و ظرفیت
لازم براي تبدیل شدن به شهرك صنعتی غذایی را دارد که لازم است زیرساخت لازم مخصوصا برق تامین شود.



فرایند قانونی اصلاح همسان سازي حقوق بازنشستگان فولاد در دست اقدام است

منبع: شهر فرداشماره خبر:  316  |  تاریخ: 1400/11/21

سرپرست معاونت فنی و عملیات بیمه اي صندوق بازنشستگی فولاد تازه ترین اقدامات براي اصلاح همسان سازي حقوق بازنشستگان
فولاد را تشریح کرد.

به گزارش پایگاه خبري - تحلیلی «شهر فردا»،محمد مهدي باباخانی تصریح کرد: بنا به درخواست بازنشستگان محترم مبنی بر لزوم
بررسی مجدد همسان سازي انجام شده و اشکالاتی که نسبت به اجراي آن مطرح می نمودند، مدیریت جدید صندوق بازنشستگی فولاد
دستور دادند همسان سازي انجام شده در سال 99 و تطابق آن با قانون مربوطه مجددا با حضور و مشارکت نمایندگان کانون ها مورد بررسی

 
قرار گیرد. لذا اصلاح این اشکالات در دستور کار معاونت فنی و عملیات بیمه اي و سایر ارکان صندوق قرار گرفت. 

وي افزود: براي اینکه در اصلاحاتی که در همسان سازي صورت می گیرد اشتباهات گذشته تکرار نشود، معاونت فنی و عملیات بیمه اي بر
اساس تاکیدات مدیرعامل محترم صندوق از همه گروه هاي ذیربط از جمله کانون ها و کارشناسان جامعه بازنشستگی دعوت به عمل آورد تا
با کارشناسان منتخب صندوق جلساتی برگزار کنند. این جلسات در سه نوبت برگزار و نتایج خوبی حاصل شد و فرایند قانونی اصلاح همسان

 
سازي در دست اقدام است. 

باباخانی گفت: بر اساس نتایج جلسات مذکور که مورد توافق نمایندگان بازنشستگان نیز شده است، اصلاح همسان سازي مطابق با اسناد

 
بالادستی خواهد بود و عمدتا شامل آن دسته از بازنشستگانی خواهد شد که در دوران اشتغال خود بیشترین زحمات و سختی را کشیده اند. 

سرپرست معاونت فنی و عملیات بیمه اي صندوق بازنشستگی فولاد عنوان کرد: البته لازم به ذکر است اصلاح همسان سازي مستلزم تامین
منابع مالی و هماهنگی با نهادهاي بالادستی در جلسات آتی است. همچنان که مدیرعامل محترم نیز اعلام نموده اند، صندوق نسبت به
اصلاح همسان سازي مبتنی بر ضوابط قانونی متعهد است اما با توجه به محدودیت هاي مالی صندوق، این امکان که بلافاصله پس از اصلاح

 
همسان سازي و صدور احکام جدید، پرداخت ها انجام شود میسر نیست و پرداخت ها در یک بازه زمانی معقول در آینده انجام خواهد شد. 

وي افزود: بحثی که در مورد استعلام نیز وجود دارد فقط در خصوص منظور شدن 15 درصد افزایش به سقف افزایش بازنشستگی کشوري

 
براي همسان سازي هست که منتظر پاسخ آن از نهادهاي ذیربط هستیم. 

گفتنی است که سال گذشته در دستور العملی اجازه افزایش 1/15به باز نشستگان بعضی دستگاه هاي اجرایی توسط سازمان برنامه و بودجه
داده شده است که شمولیت صندوق در این بخشنامه مورد استعلام قرار گرفته است.



چرا برخی افراد زود جوش می آورند؟!

منبع: پارسینهشماره خبر:  317  |  تاریخ: 1400/11/21

راهکارهایی براي کنترل خشم و عصبانیت

نمی دانید چگونه با مسئله عصبانیت خود کنار بیایید؟ ما صحبت هاي کارشناسان کنترل خشم را آورده ایم تا بدانید چرا مردم عصبانی

 
می شوند و بهترین روش براي مقابله با آن چیست؟ 

مسئله خشم چیزي است که همه ما با آن آشنا هستیم. خشم ممکن است ناشی از اخبار باشد یا واکنش شخصی تري؛ مثلا در پی اختلافات

 
با دوستان، خانواده یا همکارانتان. بااین حال تعداد کمی از ما واقعاً عصبانیت را کنترل می کنیم. 

 
عصبانیت چیست؟ 

عصبانیت احساس ناخوشایندي است که وقتی متوجه وجود تهدیدي می شویم، آن را تجربه می کنیم. روان شناسان معتقدند، این می تواند
شامل تجربه یک اتفاق منفی ناخوشایند یا غیرمنتظره، احساس بی عدالتی یا ظلم کسی به ما باشد. خشم یک واکنش احساسی به یک فکر یا

 
رویداد محرك واقعی یا درك شده است. 

 
چرا عصبانی می شویم؟ 

عصبانیت یک واکنش احساسی به یک عامل استرس زا یا تهدیدات محیطی است و می تواند در اثر ناامیدي یا پنهان کردن آسیب پذیري

 
هایی مانند ترس، شرم یا غم و اندوه ایجاد شود. 

ریشه خشم در مغز نهفته است و معمولاً به عنوان واکنش به ترشح کورتیزول رخ می دهد. کورتیزول گاهی اوقات به عنوان هورمون «جنگ

 
وگریز» خوانده می شود و زمانی که به نوعی احساس خطر می کنیم ترشح می شود تا به ما براي محافظت از خودمان کمک کند. 

وقتی عصبانیت آغاز می شود، تستوسترون فراخوانده می شود (تنها مردان نیستند که این هورمون را دارند، اگرچه معمولاً سطوح بالاتري از
این هورمون در بدنشان وجود دارد) و هرچه مقدار آن بیشتر باشد، تنظیم واکنش هاي خشم سخت تر خواهد بود؛ اما همان طور که افراد

 
پیچیده و منحصربه فرد هستند، عصبانیت نیز چنین است. 

 
دلایل زیادي وجود دارند که موجب تحریک بروز و افزایش خشم در افراد می شوند. در هیچ دونفري آغازگر خشم یکی نیست. 

عصبانیت به خودي خود اغلب نشانه چیز دیگري است: مسائل حل نشده، یک مسئله بالینی مانند اضطراب، افسردگی، اختلال وسواس فکري

 
یا اختلال شخصیت. 

خشم ممکن است فقط نشانه ناامیدي از شخص یا واقعه اي باشد که فرد قادر به آن نیست تا با احساساتش به روشی سالم با او ارتباط برقرار

 
کند. 

 
دلایل احتمالی دیگر عصبانی شدن چیست؟ سطح بالاي استرس مزمن و همچنین احساس ناتوانی یا تهدید شدن. 

شناسایی خشم می تواند به فرونشاندن آن کمک کند. سالم ترین راه براي مقابله با خشم این است که متوجه آن باشید، به آن فضا دهید و
سعی کنید بیشتر بر رویداد یا علت تمرکز کنید تا واکنش به موقعیت یا واقعیتی که باعث عصبانیت شده است. درمورد آن صحبت کنید،



 
چشم انداز دیگري را جستجو کنید و سعی کنید آن را از دید شخص مقابل درك کنید 

 
چرا بعضی افراد بیشتر از دیگران عصبانی می شوند؟ 

عصبانیت یک احساس طبیعی است که برخی افراد قادرند آن را مهار کنند یا به خوبی از پس آن برآیند، در حالی که در برخی دیگر می تواند

 
به برافروختگی یا خشونت منجر شود. 

 
چرا؟ 

در زمان احساس خطر، بعضی افراد به طور طبیعی تمایل دارند از خطر فرار کنند، درحالی که برخی دیگر احساس سستی و دستپاچگی می

 
کنند و عده اي نیز بدون داشتن مهارت خوب خودکنترلی، به دیگران ضربه می زنند. 

 
دلایل این واکنش هاي متنوع مربوط به ارزش هاي فرد، تجربیات قبلی و مهارت هاي انعطاف پذیري اوست. 

خشم یک احساس محافظتی است. برخی افراد هنگام عصبانیت، در مقایسه با زمانی که می ترسند یا غمگین هستند، احساس راحتی یا
قدرت بیشتري می کنند. عصبانیت همچنین پاسخی است که با یادگیري حاصل شده، بنابراین ما دیگران را به جاي سایر احساسات آسیب
پذیرتر، با این احساس دیده ایم. در نتیجه ممکن است در برخی افراد این مانند یک غریزه احساس شود تا در عصبانیت واکنش نشان دهند یا

 
به طور ناگهانی به دیگران حمله کنند. 

 
شخصیت 

تفاوت در نوع عصبانیت عمدتاً به دلیل تفاوت در شخصیت است. بسته به ویژگی هاي شخصیتی، برخی افراد ممکن است احساس خشم را
سریع تر و شدیدتر بروز دهند. این باعث می شود که آن ها واکنش بیشتري نشان دهند و سریع تر حمله کنند. گروه دیگر آرام تر هستند و

 
احساس عصبانیت را بدون این که سریع و شدید واکنش نشان دهند، متوقف می کنند. 

 
تجربیات دوران کودکی 

آنچه در دوران کودکی براي ما الگوبرداري شده است همچنین می تواند در چگونگی تجربه و واکنش به خشم نقش داشته باشد: اگر والدین
یا بزرگسالان در خانه شما در سن جوانی تان خشمگین باشند یا سریع و منفی به آن پاسخ دهند، ممکن است شما نیز همین واکنش ها را
نشان دهید. اگر والدین، پرستار کودکان یا سرپرست شما پاسخ هاي سنجیده تري داشته و در برابر احساسات خشم واکنش کمتري نشان

 
می دهند، احتمال اینکه شما واکنش هاي عاطفی مکرر یا شدید داشته باشید، کمتر است. 

 
خودتنظیمی 

 
خودتنظیمی در هنگام عصبانیت مهم است، خودتنظیمی توانایی شناخت و نظارت بر احساسات و تنظیم رفتار متناسب با شرایط است. 

از طرف دیگر، بی نظمی هیجانی، عدم توانایی در کنترل پاسخ هاي هیجانی به عوامل محرك است که می تواند باعث ایجاد مشکلات در

 
ارتباطات و توانایی عملکرد در زندگی روزمره شود. 

بی نظمی هیجانی می تواند باعث شود سیستم عصبی در برخی افراد در حالت بیش فعالی دائم قرار بگیرد. در ابتدا، آن ها عوامل استرس زا را
متفاوت می بینند، بنابراین در برابر تحریک کننده هاي به ظاهر بی خطر یا تغییراتی در جهانشان واکنش نشان می دهند و هنگامی که دائماً

 
دچار تحریک و استرس می شوند احتمالاً طغیان عصبانیت رخ می دهد. 

 
مغز چگونه به خشم واکنش نشان می دهد؟ 

 
سه سیستم اصلی در مغز وجود دارد که در نحوه پاسخگویی افراد به یک تهدید نقش دارند. آن ها عبارتند از: 



 
1. آمیگدالا، مجموعه اي از سلول هاي پایه مغز که ترس و احساسات را پردازش می کنند؛ 

2. محور HPA شامل هیپوتالاموس، غده هیپوفیز و غدد آدرنال که بالاي کلیه ها قرار دارند و هورمون هاي پاسخ دهنده به استرس مانند

 
کورتیزول را تولید می کنند؛ 

 
3. لوب هاي پیشانی که عملکردهاي سطح بالا مانند حل مسئله و قضاوت را کنترل می کنند. 

وقتی مغز شما یک تهدید را درك می کند، آمیگدالا یک هشدار مثل پاسخ هورمونی را به راه می اندازد. زمانی که شما براي حالت جنگ
وگریز آماده می شوید، موجی از جریان انرژي به راه می افتد و بسته به توانایی تان در توقف عصبانیت از طریق لوب پیشانی، شما واکنش

 
خود را نشان داده یا نشان نمی دهید. 

هنگامی که بسیار فعال یا عصبانی هستید، توقف بسیار دشوار است؛ زیرا مغز بدوي براي محافظت از خود در برابر تهدید درك شده طراحی

 
شده است. در واقع مغز به طور طبیعی براي نشان دادن خشم به عنوان پاسخی محافظ در برابر تهدیدات درك شده، تکامل یافته است. 

بدن و مغز شما با هم کار می کنند تا فعالیت را پیش ببرند و باعث می شوند بدن آدرنالین آزاد کند، ضربان قلب و فشارخون افزایش یابد،

 
حواس شما تیز شود و عضلاتتان واکنش نشان دهند. 

 
آیا بین افسردگی و عصبانیت ارتباطی وجود دارد؟ 

درحالی که مطالعات اخیر بین افسردگی و خشم رابطه اي را نشان نمی دهند، مطالعات قدیمی تر، از جمله یکی از مطالعات منتشر شده در

 
سال 2009، به ارتباطاتی اشاره کرده اند. 

افسردگی می تواند مسیرهاي خودتنظیمی هیجانی را مسدود کند، افرادي که مقداري عصبانیت را احساس می کنند و همچنین پاسخ تعدیل
شده تري را انتخاب می کنند، در متوقف کردن تحریک پذیري یا واکنش خشم خود با مشکل بیشتري روبرو خواهند شد و رفتارهاي

 
تشدیدشده تري را از خود نشان می دهند که ناشی از آن خشم است. 

یکی از متخصصین با کودکان در مورد مسائل عصبانیت آن ها کار کرده است و اغلب آن را علامت افسردگی می داند. او می گوید: وقتی
صحبت از افسردگی است، یک سري علائم وجود دارد. در یک طرف، کسانی هستند که افسردگی را درونی و در سمت دیگر افرادي که آن را

 
بیرونی می کنند. بیرونی شدن افسردگی خود را به عنوان یک فوران عصبانی نشان می دهد. این فوران ها می تواند کلامی یا فیزیکی باشد. 

تحریک پذیري مؤلفه خشم و همچنین ویژگی بارز افسردگی است. ممکن است چرخه اي براي افراد مبتلا به افسردگی یا اضطراب ایجاد
شود، جایی که آن ها در نتیجه سایر علائم خود احساس عصبانیت کنند و احساس کنند قادر به فرار از آن ها نیستند. گرچه بین افسردگی و

 
عصبانیت می تواند ارتباطی وجود داشته باشد؛ اما این مسئله براي همه افراد مشخص نیست. 

 
آیا بین اضطراب و عصبانیت ارتباطی وجود دارد؟ 

در مطالعه اي که در سال 2017 منتشر شد، محققان بین افزایش میزان و شدت عصبانیت در جوانان مبتلا به اختلالات اضطرابی ارتباطی را

 
مشاهده کردند. 

وقتی افسردگی اتفاق می افتد، به این معنی است که کسی که با اضطراب دست وپنجه نرم می کند ممکن است نشانه هایی از خشم از خود
بروز دهد. ما وقتی عصبانی می شویم که کنترلمان را از ما بگیرند. اضطراب می تواند همین باشد: احساس می کنیم هیچ کنترلی بر چرخه

 
بی پایان نگرانی که در ذهن جریان دارد، نداریم. 

در واقع بین اضطراب و عصبانیت می تواند ارتباطی وجود داشته باشد. اضطراب منجر به حالت مزمن هوشیاري بیش از حد می شود و



احساس می کند فرد در معرض خطر است، حتی زمانی که ممکن است دیگران علت این ترس را نبینند. براي شخصی که در برابر تهدیدها

 
واکنش خشمگینانه دارد، اضطراب باعث تشدید این حالت می شود و بنابراین موجب می شود با عصبانیت پاسخ دهند. 

 
اضطراب اغلب به صورت احساس عدم اطمینان یا ترس آشکار می شود که می تواند به احساس خشم ثانویه منجر گردد. 

وقتی صحبت از اضطراب می شود، همان عصبانیتی که در افسردگی می بینید، در افرادي که بیش از حد نگران هستند یا فکرهاي ناگهانی
دارند، مشهود است. براي یک فرد مضطرب، عصبانیت بازتاب نیاز اصلی او براي از بین بردن احساسات ناخوشایند است. آن ها وقتی شدیداً
مضطرب هستند، حداکثر توانایی خود را دارند و غریزه بقا در آن ها سر برآورده و باعث می شود تا با استرس بیشتر، چه تصور شده و چه

 
واقعی، مبارزه کنند. 

 
راه سالم براي مقابله با خشم چیست؟ 

عصبانیت یک احساس ارزشمند است که به ما اجازه می دهد تا وقتی به هر طریقی احساس خطر می کنیم، از آن آگاه شویم. شناختن و
جستجوي علت نه تنها قابل قبول است، بلکه راهی سالم است زیرا باعث می شود استانداردهاي خوبی را براي ایمنی خود و چگونگی رفتار با

 
خودمان تعیین کنیم. 

 
بپذیرید که خشم طبیعی است 

 
شناخت خشم، بررسی کردن آن در خودمان و پذیرفتن این که احساسات عادي و مفید هستند، همگی واکنش هاي سالمی هستند. 

مهم است یاد بگیرید احساسات خود را بشناسید و با آن ها ارتباط برقرار کنید. این کار می تواند به شما کمک کند تا درك کنید گاهی اوقات

 
این احساس در واقع عصبانیت نیست و می تواند باعث یادگیري مهارت ها براي مدیریت احساسات دیگر شود. 

این موضوع حتی در کودکان نیز صادق است. هنگامی که آن ها با خشم یا احساسات ناراحت کننده دست وپنجه نرم می کنند، هرچه زودتر
والدین یا سرپرستان می توانند به آن ها کمک کنند تا مهارت هاي کنترل خشم را بیاموزند و می توانند در بزرگسالی سالم تر با این

 
احساسات کنار بیایند. 

 
روش هاي مثبتی براي خاموش کردن آتش خشم پیدا کنید 

یافتن راه هاي مثبت یا بی طرفانه براي خاموش کردن آتش خشم، یک مهارت لازم منعطف است. وقتی ما یاد می گیریم که چگونه بتوانیم
ناراحتی احساس عصبانیت را بدون آسیب رساندن به خود یا شخص دیگر کنترل کنیم، توانایی خود را براي هدایت مشکلات آینده و بهبود

 
روابط خود افزایش می دهیم. 

ازآنجاکه خشم یک احساس طبیعی است، روش هاي سالم و طبیعی براي مدیریت این احساسات وجود دارد. هنگام احساس خشم، اولین

 
کاري که باید انجام دهید این است که این هیجان را احساس کرده و آن را پردازش کنید. 

تلاش براي سرکوب آن نه تنها ناسالم است، بلکه اگر آماده نباشید دیر یا زود بیرون می خزد. لحظه اي نفس بکشید و به این فکر کنید که
محرك این خشم چیست و چگونه می توانید شرایط را کنترل کنید. بررسی چرایی عصبانیتتان می تواند به شما کمک کند تا این الگو را

 
بشکنید. 

 
الگوها را تغییر دهید 

 
می توانید آنچه را که درد و عصبانیت را با آن مرتبط می کنید تغییر دهید. 

به جاي واکنش نشان دادن به یک روش خاص، می توانید الگوهاي خود را تغییر دهید. به عنوان مثال، اگر جدایی ناخوشایندي داشته اید



وقتی به گذشته و همسر سابق خود فکر می کنید لازم نیست عصبانی شوید. می توانید نسبت به آن شخص خاص بی تفاوت باشید. این امر

 
منجر به ناامیدي کمتر و مهم تر از همه، در دست گرفتن احساسات می شود. 

متخصصین همچنین رویکرد خونسردتري را توصیه می کنند. شما می توانید آهنگ صدایی که در سرتان هست را از چیزي ترسناك به
موضوعی مسخره و کمتر ترسناك، مانند شخصیت کارتونی تغییر دهید. این کمی عجیب به نظر می رسد، اما به ما اعتماد کنید، این کار

 
بسیار مؤثر است. امتحان کنید. 

 
برایش نام بگذارید تا رام شود! 

شناسایی خشم می تواند به فرونشاندن آن کمک کند. سالم ترین راه براي مقابله با خشم این است که متوجه آن باشید، به آن فضا دهید و
سعی کنید بیشتر بر رویداد یا علت، تمرکز کنید تا واکنش به موقعیت یا واقعیتی که باعث عصبانیت شده است. درمورد آن صحبت کنید،

 
چشم انداز دیگري را جستجو کنید و سعی کنید آن را از دید شخص مقابل درك کنید. 

 
به دنبال کمک حرفه اي باشید 

 
ابزارهاي سالم بسیاري وجود دارد که می توانید براي مدیریت پاسخ خشم، از جمله کار با یک فرد حرفه اي، استفاده کنید. 

یادگیري کسب زمان لازم براي پردازش موقعیت و پاسخ به جاي واکنش، در محدودکردن یک طغیان خشم مفید است. کار با یک متخصص
بهداشت روان آموزش دیده می تواند در درك اینکه خشم شما از کجا نشئت می گیرد و مکانیسم هاي یادگیري براي شناخت احساسات گم

 
شده مفید باشد. 

 
روش هاي ناسالم براي مقابله با خشم چیست؟ 

وقتی عصبانی هستید، ممکن است وسوسه شوید پرخاشگري کنید. این کار را نکنید. نه تنها می تواند شما را در یک موقعیت خطرناك قرار

 
دهد، بلکه طبق یک مطالعه منتشر شده، این فقط باعث می شود که شما احساس بدتري داشته باشید، نه بهتر. 

 
خشونت 

خشم اغلب به عنوان بهانه اي براي استراتژي هاي منفی یا آسیب زننده استفاده می شود. خشونت علیه دیگران، اشیا، یا خود ما می تواند

 
توسط خشم تقویت شود. 

این نوع رفتار منفی می تواند اثر «گلوله برفی» داشته باشد. وقتی عصبانی هستید اعمال خشونت کلامی یا جسمی هرگز فکر خوبی نیست.
این نوع رفتارها به دلایل زیادي ناسالم هستند اما در نهایت می تواند باعث رنج بیشتر مانند پایان رابطه یا اشتغال، مشکلاتی در مدرسه یا

 
حتی مشکلات حقوقی بدتر شود. 

 
سوءمصرف مواد 

یک روش ناسالم دیگر براي کنار آمدن با خشم، نوشیدن مشروبات الکلی یا مصرف مواد مخدر است. استفاده از مواد و رفتارهاي پرخطر نیز از
مصادیق خودآزاري است و فرد عصبانی را بیشتر به خطر می اندازد، اگرچه می تواند در لحظه احساس خوبی به شخص دهد و به کاهش درد

 
و عصبانیت کمک کند، اما بدون پرداختن به ریشه هاي اصلی عصبانیت و رفتار می تواند به روابط آسیب برساند. 

 
آیا می توان کمتر عصبانی شدن را آموخت؟ 

گرچه ممکن است یادگیري چگونگی کاهش خشم دشوار به نظر برسد؛ اما کنترل خشم با اقدامات کوچک امکان پذیر است. در هر شرایط
معین یک فرد می تواند یاد بگیرد که احساسات خود را تا حدي تنظیم کند. با این وجود اولین قدم ضروري در تنظیم هیجانی، خود همدلی
(پذیرش این احساس و شناختن حق خود براي داشتن چنین احساسی) است. به جاي اینکه سراسیمه غرق مثبت شدن سمی شوید، به خود

 
اجازه دهید احساس ناراحتی کنید. 



بااین حال، پس از تأیید احساسات منفی، کار با تکنیک هایی مانند ذهن آگاهی، ارتباطات یا حواس پرتی براي فرونشاندن این احساسات

 
مفید است. 

 
کمتر واکنش پذیر باشید 

کار بر روي ذهنیت و نحوه مشاهده عوامل استرس زا یک روش قدرتمند براي بهبود سلامت روان شما است. وقتی ما بر روي کاهش دادن
میزان واکنشمان کار می کنیم، همه چیز تا این حد موجب اذیتمان نمی شود. این بدان معناست که به راحتی، تحریک و عصبانیت کمتر

 
اتفاق می افتد. 

فردي که پس از تشخیص ابتلاي پدرش به سرطان به بمبی از خشم تبدیل شده بود می گوید: واکنش اولیه من عصبانیت و ناراحتی بود.
غمگین بودن معقول و گاهی لازم است. با این وجود عصبانیت بی حاصل می باشد. من عصبانیت خود را به دویدن هدایت کردم و در نهایت
چهار ماراتن را در سال گذشته به پایان رساندم. با شناسایی اشتیاق و هدفم، من توانستم خشم را از ذهنیت خود پاك کنم و بابت زندگی

 
روزانه ام همیشه شاکر باشم. 

شما لزوماً نمی توانید آنچه را که برایتان اتفاق می افتد کنترل کنید؛ اما نحوه عکس العملتان در برابر آن را می توانید تحت کنترل داشته

 
باشید. آنچه به خود اجازه می دهید از آن عصبانی شوید انتخاب شما است. 

منبع : تبیان



مادران شاغل و اختلال یادگیري فرزندان

منبع: پارسینهشماره خبر:  318  |  تاریخ: 1400/11/21

به نظر می رسد که اشتغال مادر در بیرون از منزل به تنهایی تبیین کننده مشکلات رفتاري و عاطفی کودك نیست و متغییرهاي
مهم دیگري مانند تمایل و اشتیاق مادر به کار خود نقش مهمی دارد. کاري که مادر در حال انجام آن است (اشتغال بیرون از منزل و

یا خانه داري ) چنانچه کار ترجیحی او باشد، احتمال رخداد سبک هاي ...

برخی از تحقیقات سوگارد،کریتر-سیلوراستین و وین گارد (1994)، ون دل و رامن نان (1992) نشان داده اند، زنان خانه دار که به
خانه داري علاقه ندارند نسبت به زنان شاغل علاقمند به کار خود داراي مشکلات بیشتري در زمینه مقابله با مشکلات فرزندپروري بوده
وسبک هاي منفی تري مانند مستبدانه سرد و یا سهل گیرانه با فرزند خود دارند. در مورد تفاوت در سبک فرزندپروري نیز اغلب نتایج

 
متفاوت و گاه ناهمسو می باشند. 

مثلا مشخص شده، مادران شاغل بیش از مادران خانه دار احساس فشار روانی و احساس گناه نسبت به عملکرد مادرانه خود دارند که این
مسئله گاه موجب سبک فرزندپروري بیش از حد حمایت کننده و یا سهل گیرانه می شود. در واقع بدین وسیله مادر در پی جبران احساس
گناه خود است (هافمن و میچگان، 1979). و این در حالی است که مطالعه گرین برگر و گلدبرگ (1989) حاکی از آن بود که زنان شاغلی
که تعهد و پذیرش بالایی هم به شغل خود و هم به فرزندپروري خود دارند بیش از مادران خانه دار از سبک فرزندپروري مقتدرانه استفاده

 
می کنند. 

فارل (1990) نیز به بررسی اثرات نقش هاي ترجیهی مادر بر میزان ناسازگاري و مشکلات رفتاري کودکان پرداختند. نتایج نشان داد،
کودکان مادرانی که شاغل نبودند اما اشتغال دربیرون از منزل را ترجیح می دادند (زنان خانه دار ناراضی ) داراي مشکلات رفتاري بیشتري
بودند. نتیجه تعجب آور دیگر آنکه فرزندان مادرانی که شاغل بودند اما خانه داري را ترجیح می دادند (زنان شاغل ناراضی) مشکلات رفتاري

 
زیادي نشان ندادند. 

به گزارش میگنا احتمال دارد این گروه از کودکان در معرض اظهار نارضایتی دائم مادر قرار نداشته اند.دیگر این که کودکان اوقات خاصی را با
مادر به سر برده اند که در آن اوقات نارضایتی مادر جبران شده است (زیرا موقعیت مورد دلخواه مادر است). همچنین احتمالا پیام منتقل

 
شده مادران شاغل پذیرفتن و مجاورت با کودك است در حالی که پیام مادران خانه دار ناراضی، طرد و دوري از کودك است. 

کارکرد اجرایی، یک کارکرد عالی شناختی و فراشناختی است که مجموعه اي از توانایی هاي عالی، بازداري، خودآغازگري، برنامه ریزي
راهبردي، انعطاف شناختی و کنترل تکانه را در بر می گیرد. در عین حال کودکان دچار ناتوانی در یادگیري نیز از اختلال در کارکردهـاي

 
اجرایــی رنـج مـی برنـد. 

سـونگا بـارك(1999) بیـان مـی کنـد کودکـانی کـه دچـار اخـتلالات یـادگیري هسـتند در حافظه ي شنوایی و بینایی خود نقایصی دارند
و از آنجایی که رضایت زناشویی و سبک هاي فرزندپروري دو مورد پیش بینی کننده اختلال یادگیري هستند و نقش پر رنگی دراین اختلال
دارند. لذا سوال اصلی این است که آیا بین سبک هاي فرزندپروري و رضایت زناشویی با مشکلات یادگیري با توجه به نقش میانجیگري

 
کارکردهاي اجرایی رابطه اي وجود دارد؟ و اگر چنین است مدل مطلوب آن کدام است؟ 

منبع: میگنا



بازدید اژه اي از زندان اصفهان/ گفتگوي قاضی القضات با 4 محکوم آبان 98/

صدور دستور اِعمال ارفاقات قانونی در پرونده متهمان

منبع: عصر خبرشماره خبر:  319  |  تاریخ: 1400/11/21

رئیس دستگاه قضا در جریان بازدید از زندان مرکزي اصفهان با تعدادي از مددجویان زندان به صورت چهره به چهره گفتگو کرد و
ضمن استماع مسائل و مشکلات آنان، دستورات مقتضی را صادر کرد.

رئیس دستگاه قضا در جریان بازدید از زندان مرکزي اصفهان با تعدادي از مددجویان زندان به صورت چهره به چهره گفتگو کرد و

 
ضمن استماع مسائل و مشکلات آنان، دستورات مقتضی را صادر کرد. 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از اصفهان، حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي در جریان سفر از پیش اعلام نشده و بدون تشریفات به
استان اصفهان، ظهر امروز پنجشنبه (21 بهمن) در زندان مرکزي اصفهان حضور یافت و از بخش هاي مختلف این زندان به مدت حدود 2

 
ساعت بازدید کرد. 

رئیس دستگاه قضا در جریان این بازدید با تعدادي از مددجویان زندان مرکزي اصفهان به صورت چهره به چهره گفتگو کرد و ضمن استماع

 
مسائل و مشکلات آنان، دستورات مقتضی را صادر کرد. 

رئیس عدلیه با تعدادي از محکومین مالی و همچنین تعدادي از تولیدکنندگان ورشکسته که به دلایل مختلف دوران محکومیت خود را در

 
زندان به سر می برند به گفتگو پرداخت و براي پیگیري و رفع مسائل و مشکلات آنها در چهارچوب قانون، قول مساعدت داد. 

برخی از این تولیدکنندگان ورشکسته که دوران محکومیت خود را در زندان به سر می بردند خواستار دریافت مرخصی براي اخذ رضایت از
شاکیان خصوصی و همچنین تعلق رأي باز براي سر و سامان دادن به وضعیت بنگاه ها و کارگاه هاي تولیدي خود بودند که رئیس عدلیه

 
براي بررسی دقیق درخواست هاي آنها دستورات لازم را به مسئولان قضایی استان اصفهان صادر کرد. 

رئیس دستگاه قضا همچنین به برخی از محکومان مالی که تقاضاي آزادي از زندان براي جلب رضایت شاکیان خصوصی خود را داشتند،
متذکر شد که دستگاه قضایی در جایگاه اعِمال عدالت و استیفاي تمام و کمال حقوق مردم قرار دارد و در ملاقات چهره به چهره اي که صبح
امروز با تعدادي از مراجعه کنندگان به دادگستري اصفهان داشته، برخی از طلبکاران و شاکیان خصوصی نظر مساعدي نسبت به خروج

 
محکومان مالی از زندان نداشتند. 

گفتگو با تعدادي از محکومان آبان 98 بخشی دیگر از بازدید حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي از زندان مرکزي استان اصفهان بود؛
رئیس قوه قضاییه جویاي حضور یا عدم حضور محکومان آبان 98 در این زندان شد و پس از آنکه مسئولان زندان، تعدادي از این محکومان را
به رئیس عدلیه معرفی کردند، وي به صورت چهره به چهره با این محکومان ملاقات و از وضعیت محکومیت و اوضاع خانوادگی آنها کسب

 
اطلاع کرد و براي اعِمال ارفاقات قانونی در قبال پرونده آنها دستورات مقتضی را صادر کرد. 

سوم مردادماه سال جاري بود که حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي در محل کار خود با تعدادي از مردم و همچنین خانواده هاي
محکومان ناآرامی هاي آبان 98 دیدار و گفتگو کرد و براي بررسی مجدد پرونده این محکومان جهت اعمال ارفاقات قانونی به آنها، دستوراتی

 
را به مسئولان ذي ربط صادر کرد. 

تقاضاي اعسار از پرداخت مهریه؛ بخشی از درخواست ها از رئیس دستگاه قضا در جریان بازدید وي از زندان مرکزي اصفهان بود که رئیس



عدلیه متذکر شد برخی بانوان در جریان ملاقات صبح امروز در دادگستري اصفهان از اینکه همسران سابق آنها به رغم داشتن تمکن مالی

 
درخواست اعسار از پرداخت مهریه می کنند گلایه داشتند. 

در جریان بازدید برخی محکومان از بیان مسائل و مشکلات خود در جمع معذوریت داشتند و خواستار ملاقات خصوصی با رئیس قوه قضاییه

 
بودند که این خواسته آنها از سوي حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي اجابت شد. 

بازدید از اتاق هاي ملاقات الکترونیکی مددجویان زندان مرکزي اصفهان با خانواده هایشان، کسب اطلاع از نحوه و چگونگی فعالیت این اتاق
ها و همچنین گفتگو با تعدادي از مددجویانی که در حال ملاقات الکترونیکی با خانواده هاي خود بودند، بخش دیگر حضور رئیس عدلیه در

 
زندان مرکزي اصفهان بود. 

رئیس قوه قضاییه در جمع مددجویان زندان مرکزي اصفهان با تاکید بر اینکه براي رفع مسائل و مشکلات زندانیان و اعِمال ارفاقات قانونی به
آنها نهایت تلاش خود را به کار خواهد گرفت، خطاب به مددجویان گفت: با توجه به در پیش بودن مناسبت هاي ملی و مذهبی، براي جلب

 
رضایت شاکیان خصوصی خود جهت قرار گرفتن نام تان در فهرست عفو تلاش کنید و از ارتکاب مجدد جرم در دوران مرخصی نیز بپرهیزید. 

بهبود وضعیت زندان ها و زندانیان، از جمله تاکیدات همیشگی حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي بوده و وي طی مدت اخیر شخصا ً
6 بازدید از زندان هاي سراسر کشور انجام داده است. زندان مرکزي ایلام، زندان رجایی شهر، زندان دماوند، زندان اوین، زندان مرکزي مشهد
و زندان مرکزي اصفهان ندامتگاه هایی هستند که رئیس قوه قضاییه از آنها سرکشی کرده و در جریان این سرکشی ها بر لزوم تحول رفتاري

 
و ساختاري در امر زندانبانی و ارتقاء وضعیت زندانیان در حوزه هاي مختلف تاکید کرده است. 

«ایجاد شرایط و بستر اصلاح، تربیت و بازاجتماعی شدن زندانیان»،«اشتغال زندانیان»، «حبس زدایی» ، «اعمال تأسیسات ارفاقی» و «ایجاد
ترتیبات فنی و قضایی براي استفاده از پابند الکترونیک در قبال محکومان واجد شرایط قانونی» از جمله رویکردهاي تحولی در مقوله زندان و

زندانیان است که مورد تاکید جدي رئیس قوه قضاییه است



گسترش سرمایه گذاري با توسعه زیرساخت ها در منطقه ویژه اقتصادي لامرد

منبع: فریناشماره خبر:  320  |  تاریخ: 1400/11/21

منطقه ویژه اقتصادي لامرد، در راستاي بسترسازي و ایجاد زیرساخت ها، با اهتمام و جدیت، تمام ظرفیت خود را در راستاي تحقق
این مهم به کار بسته و با تلاش مجم...

منطقه ویژه اقتصادي لامرد، در راستاي بسترسازي و ایجاد
زیرساخت ها، با اهتمام و جدیت، تمام ظرفیت خود را در
راستاي تحقق این مهم به کار بسته و با تلاش مجموعه
مدیریتی، علیرغم همه مشکلات و تنگناها، با توسعه زیرساخت

 
ها، شاهد گسترش حضور سرمایه گذاران است. 

به گزارش فرینا، مدیرعامل منطقه ویژه لامرد، با اشاره به
ارزش تقریبی 20 هزار میلیارد ریالی قراردادهاي توسعه
زیرساخت ها در منطقه ویژه اقتصادي لامرد، تصریح کرد: این
میزان سرمایه گذاري در پروژه هاي زیرساخت منطقه صورت

گرفته که از جمله آن ها می توان به عملیات اجرایی احداث زیرساخت هاي سیویل، احداث خط انتقال برق 132 کیلو ولت، احداث سوله

 
انبار گمرك و سوله انبار منطقه و هم چنین نصب و راه اندازي باسکول دوم منطقه ویژه، اشاره کرد. 

احسان انصاري با اشاره به سرمایه گذاري هاي جدید در منطقه افزود: از جمله سرمایه گذاري هاي صورت گرفته در منطقه ویژه اقتصادي
لامرد، انعقاد قرارداد احداث دو مجتمع پتروپالایشگاهی با حجم سرمایه گذاري بالغ بر 200 میلیون دلار با مشارکت ستاد اجرایی فرمان امام

 
و پیش بینی حضور دو پتروشیمی دیگر تا پایان سال است. 

 
انصاري اظهار امیدواري کرد که با احداث و ایجاد پتروشیمی ها در منطقه شاهد تحول و رونق در تولید و ایجاد اشتغال پایدار خواهیم بود. 

مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادي لامرد در ادامه با اشاره به دو طرح مهم و ملی در منطقه اظهار داشت: خرید تضمینی آب از سرمایه گذار
بخش خصوصی در قالب طرح انتقال آب از خلیج فارس به منطقه ویژه اقتصادي لامرد و بسترسازي آن براي توسعه در سطح استان و کشور
همچنین عملیات احداث آزاد راه لامرد به پارسیان براي سهولت دسترسی به اسکله بندر پارسیان را می توان از دیگر اقدامات برجسته منطقه
اقتصادي لامرد و سازمان ایمیدرو نام برد و خاطر نشان کرد که ارزش حدودي پروژه هاي مذکور بالغ بر 60 هزار میلیارد ریال تخمین زده

 
می شود. 

انصاري، در حوزه مسئولیت هاي اجتماعی منطقه ویژه اقتصادي لامرد و سازمان ایمیدرو، به آغاز عملیات اجرایی باند دوم محور لامرد به
خنج اشاره کرد و افزود: با مشارکت ایمیدرو مراحل اولیه اجراي پروژه دو بانده کردن جاده روبروي منطقه ویژه به منظور کاهش خطرات و

 
حوادث جاده اي آغاز شده است. 

وي همچنین کمک و حمایت از روستاهاي مجاور آسیب دیده از سیل را در راستاي مسئولیت هاي اجتماعی این منطقه دانست و افزود: در
پی بارندگی هاي سیل آسا در لامرد و خسارت به مردم، منطقه ویژه اقتصادي لامرد عزم خود را در جهت کمک به مردم روستاهاي همجوار
جزم کرد و به همین منظور آبرسانی از منطقه ویژه به روستاي مجاور و احداث ساختمان مسکونی براي دو خانواده آسیب دیده از سیل با

 
اقدام خیرخواهانه پیمانکاران منطقه ویژه اقتصادي لامرد در دستور کار قرار گرفت. 

لازم به ذکر است؛ منطقه ویژه اقتصادي لامرد از مجموعه هاي تحت پوشش سازمان توسعه و نوسازي معادن و صنایع معدنی ایران (ایمیدرو)
در جنوب استان فارس و همجوار با دو استان هرمزگان و بوشهر (عسلویه) قرار دارد.



تجلیل از صادرکنندگان نمونه منطقه آزاد انزلی

منبع: فریناشماره خبر:  321  |  تاریخ: 1400/11/21

همزمان با دهه مبارك فجر پیروزي انقلاب اسلامی و در سال مانع زدایی ها و پشتیبانی ها از تولید، با حضور علی اوسط اکبري مقدم
مدیرعامل سازمان؛ علیرضا نوروز...

همزمان با دهه مبارك فجر پیروزي انقلاب اسلامی و در سال
مانع زدایی ها و پشتیبانی ها از تولید، با حضور علی اوسط
اکبري مقدم مدیرعامل سازمان؛ علیرضا نوروزي بهمبري مدیر
کل امور اقتصادي و دارایی استان؛دکتر یونس رنجکش مدیر
کل هماهنگی امور سرمایه گذاري و اشتغال استانداري گیلان؛
علی باستی رییس پارك علم و فناوري گیلان و فریبرز سعیدي
کیا مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی گیلان از شش
صادر کننده نمونه سال 1400 این منطقه تقدیر و تجلیل به

 
عمل آمد. 

به گزارش فرینا، مدیرعامل سازمان منطقه آزاد انزلی با بیان اینکه رویکرد حمایت از فعالین اقتصادي و تمرکز بر تولیدکنندگان صادرات محور
از مهمترین اولویت هاي این سازمان در مسیر ایفاي نقش بیشتر در مناسبات اقتصادي کشورمان با کشورها منطقه به ویژه اوراسیا، چین و
شرق آسیا، جنوب آسیا؛ خاورمیانه و غرب آسیا به عنوان بازارهاي هدف، قرار دارد؛ اظهار داشت: تکمیل و بهره برداري از زیرساخت هایی
چون اتصال به شبکه ریل سراسري، ایجاد سومین شهرك صنعتی منطقه، افزایش اسکله ها و امکانات لجستیکی بندر کاسپین در کنار استفاد
از فرصت هاي همکاري با اعضاي اتحادیه اقتصادي اوراسیا و فعال سازي بیش از پیش کریدورهاي عبوري از منطقه یعنی دو مسیر تجاري
شمال-جنوب و چین-قزاقستان-ایران؛ بهمراه تعامل بیش از پیش با نهادهاي استانی و کشوري و حتی نهادهاي دولتی کشورهاي منطقه در
زمینه حمایت همه جانبه از تولید و صادرکنندگان به منظور افزایش توانمندي هاي صادراتی واحدهاي تولیدي در دستور کار سازمان قرار

 
دارد. 

مدیران کل استانی حاضر در این نشست با تأکید بر لزوم حمایت و پیشتیبانی از تولید کننده و صادرکنندگان، بر جایگاه و نقش محوري
منطقه آزاد انزلی در مسیر تسهیل و توسعه صادرات برون مرزي استان گیلان و افزایش سهم استان در سبد صادراتی و درآمدهاي ارزي

 
کشور تأکید کرده و بر حمایت همه جانبه خود از کسب و کارهاي صادرات محور منطقه آزاد انزلی تصریح کردند. 

بنابراین گزارش در این نشست از مدیرعامل شرکت چوبکاران عصر نوین؛ پیشگامان شیمی؛ نخ ریسان سبز شاهین؛ کاسپین کارمن؛ سوبار و
آرتین بنا که بیش از 6میلیون و 250 هزار دلار ارزش صادرات محصولات صادر شده آنها بود با اهداي لوح و تندیس یادبود تجلیل به عمل

 
آمد. 

گفتنی است؛ در این نشست که معاون و مدیران حوزه اقتصادي سازمان منطقه آزاد انزلی نیز حضور داشتند؛ نمایندگان تشکل هاي فعال و
مدیران واحدهاي تولیدي منطقه به بیان نقطه نظرات،پیشنهادات و مشکلات پیش روي خود در زمینه صادرات پرداختند؛ همچنین از تلاش

هاي حاج اصغر امانی، رییس مرحوم انجمن سرمایه گذارن و کارآفرینان منطقه آزاد انزلی نیز قدردانی به عمل آمد.



میدان کارآفرینی در ساري رونمایی شد/ راه اندازي 6 کافه اشتغال

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  322  |  تاریخ: 1400/11/21

ساري- همزمان با دهه فجر و در راستاي ترویج فرهنگ کارآفرینی، میدان ساري کنار مرکز استان به نام میدان کارآفرینی نامگذاري
و در مراسمی از این میدان رونمایی شد.

کارآفرینی در ساري رونمایی شد/ راه اندازي 6 کافه اشتغال"
itemprop="image" class="" title=" میدان
کارآفرینی در ساري رونمایی شد/ راه اندازي 6 کافه اشتغال"
/> ساري- همزمان با دهه فجر و در راستاي ترویج فرهنگ
کارآفرینی، میدان ساري کنار مرکز استان به نام میدان

 
کارآفرینی نامگذاري و در مراسمی از این میدان رونمایی شد. 

به گزارش خبرگزاري مهر، علی باقري سرپرست اداره کل
تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران در این مراسم ضمن تقدیر
از زحمات و تلاش هاي مسئولین ذیل ربط در برگزاري این

مراسم و نامگذاري میدان ساري کنار به کارآفرین، گفت: امروزه استان مازندران و کشور نیازمند جوانانی مصمم به کسب موفقیت، خطرپذیر و

 
داراي روحیه استقلال طلبانه براي کشف و بهره برداري از فرصتها و موقعیت هاي جدید است. 

باقري ادامه داد: سالهاست که در بحث کارآفرینی بدنبال فرهنگ سازي هستیم تا بتوانیم جوانان و فارغ التحصیلان دانشگاهی را به سمت این

 
مهم سوق دهیم و نامگذاري این میدان در مرکز استان نیز به همین علت است. 

باقري افزود: در بحث ترویج فرهنگ کارآفرینی نسبت به تشکیل 24 مرکز مشاوره و خدمات کارآفرینی و مرکز شتاب دهی و فضاي کار

 
مشترك با هدف ترویج فرهنگ کارآفرینی در استان اقدام کردیم. 

سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران با اشاره به افتتاح 5 مرکز مشاوره کارآفرینی و یک مرکز شتاب دهنده در دهه فجر
امسال، گفت: براي معرفی الگوهاي کارآفرینان به مردم و جوانان استان نیز به صورت مستمر نسبت به شناسایی کارآفرینان برتر و برگزاري

 
سالانه جشنواره امتنان از کارآفرینان برتر استانی اقدام کردیم. 

این مسئول ادامه داد: اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران در راستاي ترویج فرهنگ کارآفرینی در بین دانش آموزان تا کنون دو
باشگاه کارآفرینان نوجوان را با اهداف، توانمندسازي دانش آموزان در جهت دستیابی به تجربه عملی کارآفرینی در مقیاس کوچک، کمک به
دانش آموزان جهت تقویت باور نسبت به خود و کشف و واکاوي خلاقیت خود از طریق کوشش و خطا، بهبود مهارتهاي اساسی مانند تصمیم
گیري، توانایی کار گروهی، حل مساله و شبکه سازي، تقویت نگرش کارآفرینانه نوجوانان و افزایش خلاقیت و نوآوري، عزت نفس، میل به
موفقیت و تغییر روش هاي تدریس متناسب با مبانی کارآفرینی با هدف افزایش توانایی هاي کارآفرینانه دانش آموزان در شهرستانهاي تنکابن

 
و قائمشهر شکل دهیم. 

باقري افزود: با تشکیل شش کافه هاي کارآفرینی در سطح استان بدنبال ایجاد فضایی که امکان برقراري تعاملات اجتماعی بین کارآفرینان با

 
کارآفرینان، کارآفرینان بادولت، کارآفرینان با سرمایه گذاران و کارآفرینان با دانشجویان را تسهیل کند، هستیم. 



وي خاطرنشان کرد: با تأسیس 24 مرکز مشاوره کارآفرینی و 6 مرکز شتاب دهنده و فضاي کار مشترك نیز بدنبال تکمیل چرخه اکوسیستم
کارآفرینی در استان هستیم. سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران گفت: کارآفرینی نیاز مبرم جامعه است و باید بتوانیم در

راستاي افزایش چشمگیر تعداد کارآفرینان گام برداریم.



دومین استارتاپ «هه بر» در ایلام آغاز شد

منبع: تابناكشماره خبر:  323  |  تاریخ: 1400/11/21

 
دومین استارتاپ «هه بر» در ایلام آغاز شد 

 
دومین استارتاپ صنایع دستی در ایلام با عنوان «هه بر» آغاز به کار کرد. 

به گزارش تابناك ایلام؛ شهریار رستمی بیان کرد: این استارتاپ با همکاري واحد اشتغال جهاددانشگاهی استان با

 
محورهاي طراحی لباس هاي محلی و سنتی و نقاشی روي پارچه و صنایع دستی برگزار شده است. 

وي افزود : اولین استارتاپ در این زمینه سال گذشته برگزار شد و در آن سه ایده پذیرفته شد و یکی از ایده ها منتج به ثبت برند «المیرا»

 
شد. 

رئیس مرکز علمی کاربردي جهاددانشگاهی ایلام اظهار کرد: شرکت هایی که با تلفیق ایده جدید با فناوري روز شکل گرفته اند نه تنها در

 
کسب و کار خود به سودآوري می رسند بلکه موجب انگیزه و تحرك در بین افراد جامعه خواهد شد. 

وي گفت: استارتاپ ها به زعم کوچک بودن و منحصر به حوزه خاصی از تولیدات یا خدمات، اما به دلیل کثرت تعدادشان در آینده، بخش

 
بزرگی از گردش مالی و اقتصادي دنیا را به خود اختصاص خواهند داد. 

رستمی ادامه داد: از دلایلی که باید به سمت برگزاري استارتاپ هاي بیشتر برویم ایجاد کارآفرینی و اشتغال زایی، استفاده از امتیازات دولتی

 
از قبیل وام، تازه و بروز بودن، صرفه جویی در زمان و انرژي افراد و دیده شدن افراد خلاق در جامعه است. 

وي افزود: کشور ما بویژه استان ایلام، با داشتن نیروي تحصیلکرده و استعدادهایی در زمینه هاي تکنولوژي می تواند به انگیزه این قشر براي
ورود به بازار و نیز سرمایه گذاري هاي اقتصادي امیدوار باشد و در جهت برقراري چرخه اقتصادي داخلی به خصوص در شرایط امروز حرکت

 
کند./ع 

 
بیشتر بخوانید: 

 

 
- برگزاري دومین استارتاپ صنایع دستی در ایلام با عنوان «هه بر» 

- استان ایلام میزبان سیزدهمین کاروان استانی 100 استارتاپ خواهد بود

ایسنا



تدوین شش برنامه اصلی در حوزه اقتصادي

منبع: مرورشماره خبر:  324  |  تاریخ: 1400/11/21

استاندار گیلان ازتدوین و اجراي شش برنامه اصلی استان در حوزه اقتصادي با هدف ایجاد فرصت هاي شغلی جدید در گیلان خبر
داد.«اسداالله عباسی» در گفت وگوي خبري در شبکه باران گفت: با اشاره به...

 
استاندار گیلان ازتدوین و اجراي شش برنامه اصلی استان در حوزه اقتصادي با هدف ایجاد فرصت هاي شغلی جدید در گیلان خبر داد. 

«اسداالله عباسی» در گفت وگوي خبري در شبکه باران گفت: با اشاره به تشکیل ستاد احیا و فعال سازي واحدهاي تولیدي از شش برنامه
اصلی استان در حوزه اقتصادي خبر داد و گفت: با انجام این برنامه ها، تعداد 86 هزار فرصت شغلی جدید طی سه سال در استان ایجاد و
تعداد 44 هزار شغل موجود نیز تثبیت خواهد شد تا به هدف برنامه که نرخ بیکاري هشت درصد و نرخ رشد اقتصادي هشت درصد است،

 
برسیم. 

 
مطالب مرتبط 

 
افت شدید تحصیلی دانش آموزان گیلانی در ایام کرونا 

 
کتابخانه مرکزي رشت را بازگشایی کنید 

 
5 واحد صنعتی رشت در تملک بانکی 

وي افزود: سفر رییسس جمهور به گیلان 179 مصوبه با مجموع 18 هزار و 923 میلیارد تومان براي استان به همراه داشت که از این رقم
7903 میلیارد تومان(42 درصد) در قالب تسهیلات و 11 هزار و 20 میلیارد تومان(58 درصد) در قالب اعتبارات عمرانی اختصاص یافته

 
است. 

عباسی اضافه کرد: از این اعتبارات عمرانی، بالغ بر 7320 میلیارد تومان جزو تعهدات اعتباري سازمان برنامه و بودجه کشور، 3552 میلیارد
تومان از محل منابع داخلی وزارتخانه ها و 148 میلیارد تومان نیز از تعهدات شوراي برنامه ریزي و توسعه استان براي سال هاي 1400 تا

 
1402 پیش بینی شده است. 

وي ادامه داد: از اعتبارات مربوط به تسهیلات نیز، افزون بر پنج هزار میلیارد تومان بابت تسهیلات 188 طرح تولیدي و اشتغالزا، 1961
میلیارد تومان پرداخت تسهیلات ازدواج جوانان و یکصد میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه براي تامین ودیعه مسکن، 428 میلیارد تومان
تسهیلات کمیته امداد امام خمینی براي اجراي 8549 طرح اشتغالزا بر اساس برنامه مصوب اشتغال و خودکفایی استان، 300 میلیارد تومان
تسهیلات نوسازي ناوگان حمل و نقل عمومی شهرهاي استان توسط وزارت کشور، 48 میلیارد تومان تسهیلات بابت 65 طرح اشتغالزا و 15

 
میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه براي پاسخ به درخواست هاي مردمی توسط صندوق کارآفرینی پرداخت خواهد شد. 

استاندار گیلان اظهار کرد: توجه به اقتصاد گردشگري، اقتصاد دریامحور و اقتنصاد کشاورزي نیز از برنامه هاي مهمی ست که دنبال می شود



و معتقدم در این مسیر با استفاده از ظرفیت مشارکت مردمی و تسهیل زمینه فعالیت آنان، می توان برنامه هاي بهببود معیشتی گیلان را به

 
پیش برد. 

عباسی تاکید کرد: راه اندازي 383 واحد راکد و غیرفعال که قابلیت احیا دارند(از مجموع 905 واحد غیرفعال)، راه اندازي و بازگشت به تولید
105 واحد تحت تملیک و جانشینی بانک ها، به ظرفیت کامل رساندن 2731 واحد استان که با ظرفیت پایین(از 10 تا 90 درصد ظرفیت
تولید) در حال کار هستند، اتمام 1072 طرح نیمه تمام اقتصادي که پیشرفت فیزیکی 10 تا 90 درصد دارند، افزایش شیفت کاري و توسعه
تولید در تعداد 70 واحد استان و تثبیت اشتغال و تولید تعداد 2985 واحد فعال موجود با تامین سرمایه در گردش لازم از مهمترین این

برنامه هاست.



رونمایی از «میدان کارآفرینی» در مرکز مازندران

منبع: ایلناشماره خبر:  325  |  تاریخ: 1400/11/21

به مناسبت ایام االله دهه مبارك فجر و در راستاي حمایت از تولید، میدان ساري کنار مرکز استان به نام میدان کارآفرینی نامگذاري
و در مراسمی از این میدان رونمایی شد.

به مناسبت ایام االله دهه مبارك فجر و در راستاي حمایت از
تولید، میدان ساري کنار مرکز استان به نام میدان کارآفرینی

 
نامگذاري و در مراسمی از این میدان رونمایی شد. 

به گزارش خبرنگار ایلنا، آیین رونمایی از میدان کارآفرین در
مرکز مازندران با حضور بخشی مدیر کل دفتر جذب و حمایت
از سرمایه گذاري استانداري، سرپرست اداره کل تعاون،کار و
رفاه اجتماعی مازندران، درویشی مدیرکل آموزش فنی و حرفه

 
اي و حاتمی مدیر صندوق کارآفرینی امید برگزار شد. 

سرپرست اداره کل تعاون،کار و رفاه اجتماعی مازندران در این مراسم ضمن تقدیر از زحمات و تلاش هاي مسئولین ذیل ربط در برگزاري این
مراسم و نامگذاري میدان ساري کنار به کارآفرین،گفت: امروزه استان مازندران و کشور نیازمند جوانانی مصمم به کسب موفقیت ، خطرپذیر و

 
داراي روحیه استقلال طلبانه براي کشف و بهره برداري از فرصتها و موقعیت هاي جدید است. 

علی باقري ادامه داد:سالهاست که در بحث کارآفرینی بدنبال فرهنگ سازي هستیم تا بتوانیم جوانان و فارغ التحصیلان دانشگاهی را به سمت

 
این مهم سوق دهیم و نامگذاري این میدان در مرکز استان نیز به همین علت می باشد. 

باقري افزود:در بحث ترویج فرهنگ کارآفرینی نسبت به تشکیل 24 مرکز مشاوره و خدمات کارآفرینی و مرکز شتاب دهی و فضاي کار

 
مشترك با هدف ترویج فرهنگ کارآفرینی در استان اقدام نمودیم. 

سرپرست اداره کل تعاون،کار و رفاه اجتماعی مازندران با اشاره به افتتاح 5 مرکز مشاوره کارآفرینی و یک مرکز شتاب دهنده در دهه فجر
امسال،گفت:براي معرفی الگوهاي کارآفرینان به مردم و جوانان استان نیز به صورت مستمر نسبت به شناسایی کارآفرینان برتر و برگزاري

 
سالانه جشنواره امتنان از کارآفرینان برتر استانی اقدام نمودیم. 

این مسئول ادامه داد:اداره کل تعاون،کار و رفاه اجتماعی مازندران در راستاي ترویج فرهنگ کارآفرینی در بین دانش آموزان تا کنون دو
باشگاه کارآفرینان نوجوان را با اهداف، توانمندسازي دانش آموزان در جهت دستیابی به تجربه عملی کارآفرینی در مقیاس کوچک، کمک به
دانش آموزان جهت تقویت باور نسبت به خود و کشف و واکاوي خلاقیت خود از طریق کوشش و خطا، بهبود مهارتهاي اساسی مانند تصمیم
گیري، توانایی کار گروهی، حل مساله و شبکه سازي، تقویت نگرش کارآفرینانه نوجوانان و افزایش خلاقیت و نوآوري، عزت نفس، میل به
موفقیت و تغییر روشهاي تدریس متناسب با مبانی کارآفرینی با هدف افزایش تواناییهاي کارآفرینانه دانش آموزان در شهرستانهاي تنکابن و

 
قائمشهر شکل دهیم. 



باقري افزود:با تشکیل شش کافه هاي کارآفرینی در سطح استان بدنبال ایجاد فضایی که امکان برقراري تعاملات اجتماعی بین کارآفرینان با

 
کارآفرینان، کارآفرینان بادولت، کارآفرینان با سرمایه گذاران و کارآفرینان با دانشجویان را تسهیل کند، هستیم. 

وي خاطرنشان کرد:با تاسیس 24 مرکز مشاوره کارآفرینی و 6 مرکز شتاب دهنده و فضاي کار مشترك نیز بدنبال تکمیل چرخه اکوسیستم

 
کارآفرینی در استان هستیم. 

سرپرست اداره کل تعاون،کار و رفاه اجتماعی مازندران گفت:کارآفرینی نیاز مبرم جامعه است و باید بتوانیم در راستاي افزایش چشمگیر

 
تعداد کارآفرینان گام برداریم. 

انتهاي پیام/



استفاده از ظرفیت مجلس براي حمایت از مراکز دانش بنیان نفتی

منبع: خوزناشماره خبر:  326  |  تاریخ: 1400/11/21

نماینده مردم اهواز در مجلس شوراي اسلامی گفت: براي حمایت از شرکت هاي دانش بنیان و شرکت هاي توانمند در حوزه هاي نفتی

 
از ظرفیت هاي مجلس استفاده خواهیم کرد. 

مجتبی یوسفی ضمن تبریک دهه فجر در آیین امضاي قرارداد تامین دستگاه حفاري 35 فتح در میدان نفتی بینک که 20 بهمن ماه در محل
نمایشگاه صنعت نفت خوزستان برگزار شد، اظهار کرد: حدود 120 سال از اکتشاف نفت گذشته است. یکی از اشکالاتی که در آن زمان در
برخی از کشورها همچون کشور ما ایجاد شد این بود که به یکسري از منابع خام دسترسی پیدا کردیم و به همان اندازه از تکنولوژي عقب

 
افتادیم. 

به گزارش ایسنا، وي افزود: قبل از اکتشاف نفت، در برخی از موضوعات تولیدکننده بودیم و پس از آن، در بسیاري از موضوعات وارد کننده

 
شدیم اما به برکت نظام مقدس جمهوري اسلامی، روحیه خودباوري شکل گرفت. 

نماینده مردم اهواز در مجلس شوراي اسلامی بیان کرد: زمانی که به سمت زنجیره ارزش حرکت و به متخصص داخلی اعتماد می کنیم، نوید

 
بسیار خوبی است اما به این معنا نیست که همه مشکلات ما حل شده است. 

یوسفی بیان کرد: اگر چه تحریم ها، مشکلاتی را براي مردم ایجاد کرده است اما یکی از برکات آن این نمایشگاه است که در آن حتی یک

 
شرکت خارجی حضور ندارد. 

وي با اشاره به اینکه مدیریت، باید به سمت تکنولوژي حرکت کند، گفت: در آخرین پیگیري هاي ما، شرکت ملی حفاري ایران از لیست
خصوصی سازي خارج شد و اگر این صنعت که تولید نفت را براي ما از نظر اقتصادي به صرفه کرده است را نداشتیم، قطعا با وجود تحریم ها
دچار مشکل می شدیم و قیمت استحصال، اکتشاف و تولید نفت به قدري براي ما افزایش پیدا می کرد که اگر می خواستیم از شرکت هاي

 
خارجی در ایامی که قیمت نفت کاهش پیدا می کرد استفاده کنیم، تولید صرفه نداشت. 

نماینده مردم اهواز در مجلس شوراي اسلامی بیان کرد: در خصوص قراردادهاي توسعه اي میادین و بحث 28 مخزن نفتی، در سنوات گذشته
رویه اي در وزارت نفت شکل گرفته بود که دوباره به سمت خارجی ها رفتند؛ آن زمان در حوزه تکنولوژي و منابعی که می توانست به رشد
کشور کمک کند نگران بودیم و در زمینه اشتغال بومی دستمان خالی می شد و تجربه شکست خورده اعتماد به شرکت هاي خارجی مانند

 
شل و توتال نیز مطرح بود. 

یوسفی ادامه داد: براي حمایت از شرکت هاي دانش بنیان و شرکت هاي توانمند در حوزه هاي نفتی از ظرفیت هاي مجلس استفاده خواهیم
کرد.



افزایش 37 درصدي پایه پولی یعنی یک پولی زیاد تر از بحث عرضه، تزریق می

شود / رییس بانک مرکزي اقتصاددان نیست/ او همانطور که پیگیر مبانی فقهی است،

در بحث تبعات اقتصادي افزایش پایه پولی هم پیگیر باشد ...

منبع: خبر فوريشماره خبر:  327  |  تاریخ: 1400/11/21

آلبرت بغزیان، تحلیلگر مسائل اقتصادي در پاسخ به این پرسش که در صورت احیاي برجام، آیا ممکن است اگر تحریم ها کم شود،
تاثیرات منفی رشد پایه پولی کمتر شود، گفت: «هیچ تحریم و ممنوعیتی به نفع اقتصاد کشور نیست. اگر تحریم ها کم شود، قیمت

درآمد ارزي با هزینه کمتري برمی گردد و دیگر به صورت تهاتر و گرو ...

آلبرت بغزیان، تحلیلگر مسائل اقتصادي در پاسخ به این پرسش که در صورت احیاي برجام، آیا ممکن است اگر تحریم ها کم شود،
تاثیرات منفی رشد پایه پولی کمتر شود، گفت: «هیچ تحریم و ممنوعیتی به نفع اقتصاد کشور نیست. اگر تحریم ها کم شود، قیمت درآمد
ارزي با هزینه کمتري برمی گردد و دیگر به صورت تهاتر و گرو کشی نمی شود که کره جنوبی بگویید به جایش به شما مواد ضد عفونی می

 
دهم و.. به هر حال تبعات خودش را دارد.» 

آلبرت بغزیان درباره علت افزایش 37 درصدي پایه پولی آذرماه
امسال نسبت به سال گذشته، گفت: «پایه پولی چیزي نیست که
بانک مرکزي به یکباره متوجه افزایش آن شود و تنها ابراز همدردي
کند. چراکه متولی پایه پولی و نقدینگی بانک مرکزي است. تعجب
می کنم که رئیس بانک مرکزي به یک دفعه متوجه شده است که
در مدت یک سال گذشته، پایه پولی 37 درصد افزایش داشته

 
است.» 

این اقتصاددان افزود: «پایه پولی همچون تولید ملی نیست که سالی
یکبار طی فرآیندي محاسبه شود و نتوان گفت که مثلا ظرف سه ماه گذشته دقیقا چه قدر است، بلکه به عنوان یک متغیر انباره با یک
رشدي از سالی به سال دیگر منتقل می شود؛ بنابراین بانک مرکزي یک تابلویی دارد و هر روز می تواند پایش کند که پایه پولی چه قدر
است، و آن هم از طریق حسابداري محاسبه می شود؛ همچون حساب بانکی شما که هر روز پیامک می دهد، امیدوارم که بانک مرکزي هم
داشبورد داشته باشد، چون ساده ترین چیز داشبوردي است که پایه پولی، نقدینگی، سپرده هاي بانکی و همه این ها دقیقا آنجا هست. با این
تفاسیر اصلا نباید تعجب کنیم که پایه پولی به یکباره 30 درصد بالا رفته چراکه متولی بانک مرکزي است. نمی دانم چرا رئیس بانک مرکزي

 
از این امر غافلگیر شده اند.» 

بغزیان ضمن بیان اینکه اولین چیزي که صبح به دفتر رئیس بانک مرکزي می آید میزان پایه پولی، نقدینگی و ضریب افزایش پول است و
بنابراین تعجب در این مورد غیرقابل توجیه است، گفت: «اینکه پایه پولی کشور ما رشد کند، اصلا مشکلی ندارد چراکه کشور هایی که رشد
اقتصادي دارند، پایه پولی و نقدینگی شان هم رشد می کند، چون پول در اقتصاد می چرخد و چند برابر می شود. این وارد اقتصاد که می
شود، ایجاد تقاضا و به دنبال آن تولید را هم تحریک می کند، زمانی هم که تقاضا وجود دارد، تولید هم صورت می گیرد. طبق همان پولی که
مردم از طریق پایه پولی به دست آوردند، خرید می کنند و آنگاه به اشتغال، رشد و ثبات اقتصادي منجر می شود. حال شما اقتصادي را در
نظر بگیرید که، چون تحریم است و مواد اولیه اش گران یا زمان بر است، نمی تواند تولید کند؛ بعد شما یک پایه پولی را به دلایلی افزایش
می دهید، که این مهم هم در دست بانک مرکزي است و باید دستوري آمده باشد تا تغییر کند، حال این مهم می تواند مانع ورود افزایش



 
تغییرات پایه پولی به اقتصاد شود.» 

این استاد دانشگاه تهران، تاکید کرد: «با این تفاسیر وقتی اقتصاد تحریم و از طرف دیگر هم احتکار و اختلاس هم زیاد است، زمانی که به
دلایلی پایه پولی را افزایش می دهید تبدیل به نقدینگی و سپس نقدینگی سرگردان می شود که به بازار هاي فیزیکی حمله و کالا ها را گران
می کند؛ بنابراین اگر ما می گوییم پایه پولی 30 در صد افزایش یافته، باید پرسید که چند درصد روي تورم، اشتغال و تولید ملی کشور اثر
داشته است؟ اگر تولید ملی بالا رفته است، ما انتظار داریم که پایه پولی اش هم بالا رفته باشد، چون این تولید ملی می شود ارز و ارز هم
برمی گردد و می شود افزایش ذخایر بانک مرکزي، آنگاه آن تقاضا روي بانک مرکزي ثبت می شود و پایه پولی را بالا می برد. پایه پولی هم
در نرخ ارز ضرب می شود و آن را بنا به ریال افزایش می دهد، آن ریال هم روي سیستم بانکی می چرخد و نقدینگی می شود. در نتیجه
اصلا نباید تعجب کرد که چرا تورم داریم، چون یکی از عواملش همین است که پشت سرش تحریم ها را هم دارد. تعجب ما از این است که

 
رئیس بانک مرکزي چه طور به یکباره متوجه شده اند.» 

بغزیان اضافه کرد: «فرض کنید من رئیس بانک مرکزي ام و الان متوجه شده ام که پایه پولی ظرف 12 ماه گذشته، که پنج ماهش هم دست
دولت جدید بوده، بالا رفته است، من می خواهم چه بگویم؟ می خواهم بگویم مقصر دولت قبلی یا من یا مردم هستند؟ یا صرفا می خواهم
گزارش داده باشم و اظهار تاسف کنم مبنی بر اینکه ببخشید که من نتوانستم پایه پولی را چنان در اقتصاد کشور هدایت کنم که منجر به 40
درصد تورم و مواد غذایی ظرف یک ماه یا 20 درصد تورم مسکن شده است. این ها همه نشانه این است که یک پولی زیاد تر از بحث عرضه،
تزریق می شود. این عذر بدتر از گناه است، از یک طرف می گویند رشد صورت گرفته و درصدي هم سهم خودشان بوده است، که چه؟ در
ادامه چه کار می خواهید بکنید؟ متاسفانه رئیس بانک مرکزي اقتصاددان نیستند، اگرچه در زمینه بورس ایشان را قبول دارم، ولی بورس یک
اتاق از اقتصاد است. وقتی که اقتصاددان بر مسند ریاست بانک مرکزي تکیه نزند، این تبعات لمس می شود. ایشان باید از تیم اقتصادي شان
استفاده کنند و کمک بگیرند. همانطور که براي مبانی فقهی پیگیر هستند، در بحث مسائل تبعات اقتصادي افزایش پایه پولی و اینکه متولی

 
هم خودشان هستند و این ایراد هم به خودشان برمی گردد، باید پیگیر باشند.» 

این کارشناس مسائل اقتصادي در پاسخ به این پرسش که در صورت احیاي برجام، آیا ممکن است اگر تحریم ها کم شود، تاثیرات منفی رشد
پایه پولی کمتر شود، گفت: «هیچ تحریم و ممنوعیتی به نفع اقتصاد کشور نیست. اگر تحریم ها کم شود، قیمت درآمد ارزي با هزینه کمتري
برمی گردد و دیگر به صورت تهاتر و گرو کشی نمی شود که کره جنوبی بگویید به جایش به شما مواد ضد عفونی می دهم و.. به هر حال
تبعات خودش را دارد. وقتی ارز وارد کشور شود، جایی که تاثیر می گذارد پایه پولی است، به ترازنامه بانک مرکزي می رود، ذخایر خارجی را
افزایش می دهد، این ذخایر یا می تواند در خارج از کشور سرمایه گذاري شود که این مورد می تواند مشکلاتی را در کشور ایجاد کند، یا
اینکه به چرخه اقتصاد می رود. در ابتداي امر هم رئیس بانک مرکزي باید تبعاتش را ببیند، اما رئیس بانک مرکزي، تجربه اش روي موضوع
سهام بوده که یک گوشه از اقتصاد است. در آن بازار سهام هم، سهام جا به جا و با ارز ریال معامله می شود که این یعنی همان نقدینگی،
یعنی بانک مرکزي با تصمیم خودش می تواند بازار سهام را به سمت رکود یا رونق حرکت دهد. این است که به باور من یکی از متولیان و

تاثیر گذاران این قضیه بانک مرکزي است که نباید نسبت به این اتفاقات، مخصوصا در بحث قیمت ها بی اعتنا باشد.»



توزیع 500 بسته معیشتی در تویسرکان

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  328  |  تاریخ: 1400/11/21

فرمانده سپاه ناحیه تویسرکان با بیان اینکه 500 بسته معیشتی به مناسبت سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی در تویسرکان توزیع شد،
از توزیع 33 هزار و 500 بسته معیشتی از ابتداي شیوع کرونا بر اساس طرح شهید سلیمانی در بین خانواده هاي کم بضاعت

تویسرکان خبر داد.

فرمانده سپاه ناحیه تویسرکان با بیان اینکه 500 بسته معیشتی به مناسبت سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی در تویسرکان توزیع شد، از
توزیع 33 هزار و 500 بسته معیشتی از ابتداي شیوع کرونا بر اساس طرح شهید سلیمانی در بین خانواده هاي کم بضاعت تویسرکان خبر

 
داد. 

کامران کریمی، فرمانده سپاه ناحیه تویسرکان در گفت وگو با ایکنا از
همدان، با بیان اینکه 500 بسته معیشتی به مناسبت سالگرد
پیروزي انقلاب اسلامی در تویسرکان توزیع شد، گفت: از ابتداي
شیوع کرونا 33 هزار و 500 بسته معیشتی بر اساس طرح شهید
سلیمانی در بین خانواده هاي کم بضاعت تویسرکان توزیع شده

 
است. 

وي با بیان اینکه کمک هاي مومنانه با همکاري خیرین و سپاه با
هدف کمک به محرومین تهیه و توزیع شد، گفت: عملیات اجرایی
10 واحد مسکونی در ایام االله دهه فجر در شهرستان آغاز به کار

 
کرده است . 

وي با بیان اینکه رفع موانع و پشتیبانی ها که از منویات رهبري معظم در سال جاري است باعث تسهیل در روند تولید و جهش تولیدات
داخلی خواهد شد و هم افزایی بین دستگاه هاي اجرایی و متولیان امر اشتغال و اشتغال زایی را نقطه توسعه تولیدات داخلی و جهش تولید
دانستند و گفت: بانک هاي کشاورزي و ملت و تجارت و صادرات، امسال طرف تفاهم اعطاي وام هاي اشتغال زایی بوده اند که تا امروز
همکاري هاي خوبی را با بسیج سازندگی داشته اند و 1 میلیارد و 700 میلیون تومان به صورت قرض الحسنه، طی تفاهم با بانک کشاورزي،

 
به بسیج سازندگی واگذار شده است که تمام این اعتبار محقق و متقاضیان آن در شرف اخذ وام هاي مربوط است. 

کریمی اظهار کرد: ویزیت رایگان میقات صالحین در مناطق کم برخوردار، رژه خودرویی و موتوري با رعایت پروتکل هاي بهداشتی، بازدید از
پروژه هاي اقتصاد مقاومتی که از تسهیلات اشتغال زایی بسیج سازندگی بهرمند شده اند و اعزام راویان انقلاب در مدارس سطح شهرستان از

 
مهم ترین برنامه هاي سپاه در ایام مبارك دهه فجر در تویسرکان است. 

انتهاي پیام



جهاد تبیین راهکار مقابله با جریان تحریف است

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  329  |  تاریخ: 1400/11/21

رئیس مجمع نمایندگان خراسان رضوي گفت: یکی از کارهایی که در این روزها باید انجام دهیم، جهاد تبیین است، متأسفانه آن قدر
تبلیغات مسموم علیه نظام جمهوري اسلامی ایران طی سال هاي اخیر شده که حتی برخی مسئولان هم نسبت به نظام و خدماتی

که به آن ها شده شک و شبه دارند

رئیس مجمع نمایندگان خراسان رضوي گفت: یکی از کارهایی که در این روزها باید انجام دهیم، جهاد تبیین است، متأسفانه آن قدر
تبلیغات مسموم علیه نظام جمهوري اسلامی ایران طی سال هاي اخیر شده که حتی برخی مسئولان هم نسبت به نظام و خدماتی که به آن

 
ها شده شک و شبه دارند 

به گزارش ایکنا از خراسان رضوي، حجت الاسلام جواد نیک بین،
رئیس مجمع نمایندگان خراسان رضوي ظهر امروز 21 بهمن ماه،
همزمان با دهه فجر انقلاب اسلامی، در مراسم افتتاح پروژه آب
رسانی به روستاي «گندم بر» اظهار کرد: انقلاب اسلامی که در 43
سال قبل به همت مردم خداجوي ایران اسلامی به پیروزي رسید،
یکی از شعارهاي اصلی و دستاوردهاي آن زمان توجه به محرومین و

 
پابرهنگان بوده و است. 

وي ادامه داد: یکی از کارهایی که در این روزها باید انجام دهیم،
جهاد تبیین است، متأسفانه آن قدر تبلیغات مسموم علیه نظام

 
جمهوري اسلامی ایران طی سال هاي اخیر شده که حتی برخی مسئولان هم نسبت به نظام و خدماتی که به آن ها شده شک و شبه دارند. 

نیک بین عنوان کرد: هرچند همه ما وظیفه داریم خدمات اولیه مانند آب، برق و گاز را به روستاهاي دور افتاده برسانیم، اما دستاوردهاي
انقلاب اسلامی فقط این موضوعات نیست، بلکه خدمات بسیار زیادي است که در اقصی نقاط این کشور و جهان توسط جمهوري اسلامی

 
ایران انجام شده و به فعلیت رسیده است. 

نماینده مردم کاشمر در مجلس شوراي اسلامی گفت: پیروزي انقلاب اسلامی فقط پیروزي یک عده افراد حزب الهی و بسیجی نبود، بلکه یک

 
تفکر انقلاب و نگاه گفتمانی بوده است. 

وي افزود: شعارهایی که در ابتداي انقلاب در ایران خوانده می شد، امروز در ترکیه، لبنان و... خوانده می شود و صدور انقلاب به این کشورها

 
دارد اتفاق می افتد. 

نیک بین با بیان اینکه تا رسیدن به دولت و مملکت اسلامی و حاکمیت اسلام بر جهان پیش رو فاصله بسیار داریم، عنوان کرد: هرچند تمام
دنیا می گوید آینده جهان از آن تفکر انقلاب اسلامی است، اما هنوز برخی دارند فکر می کنند که انقلابمان را باید ادامه دهیم یا نه در

 
صورتی که انقلاب دارد پیش می رود. 

وي با تأکید بر اینکه در بین مشکلات اقتصادي نباید هدف اصلی خود را گم کنیم، ادامه داد: حفظ مردم در روستاها موجب می شود مردم
حاشیه نشین نشده و معضلات ایجاد نشود. 



نماینده مردم کاشمر در مجلس شوراي اسلامی مطرح کرد: تا محورهاي خدمات رسانی را در روستاها قرار ندهیم و سیاست گذاري دولت

 
مردان به سمت روستا محوري حرکت نکند، شاهد بروز مشکلاتی خواهیم بود. 

وي بیان کرد: آب شرب روستاي گندم بر یکی از معضلات و مشکلاتی بود که مردم بسیار معترض بودند، نتایج آب غیر شربی که در این
روستا پخش و یا با تانکر تأمین می شد، بیماري ها و مشکلات بهداشتی درمانی بود که در منطقه ایجاد شد، اما خوشبختانه امروز با افتتاح

 
این پروژه یکی از این معضلات رفع شد. 

براي تأمین رفاه و آسایش مردم نباید نگاه هاي لیبرالی داشته باشیم حجت الاسلام جواد طاهري، امام جمعه کاشمر در این مراسم با تأکید
براینکه براي تأمین رفاه و آسایش مردم نباید نگاه هاي لیبرالی داشته باشیم و ببینیم انجام پروژه اي براي ما سودي دارد یا نه، گفت: سود

 
اصلی ما امنیت و عزت مردم است. 

وي با اشاره به اینکه مسئولان به خصوص مسئولان فرهنگی باید بیشتر به روستا بیایند، بر تخصیص زمین در روستاي گندم بر براي احداث
خانه عالم تأکید کرد و افزود: متأسفانه 6نفر از دانش آموزان روستا چون براي ادامه تحصیل در مقطع دبیرستان که باید به داخل شهر می

 
رفتند مشکل داشتند ترك تحصیل کردند که باید شرایط ادامه تحصیل برایشان فراهم شود. 

طاهري اظهار کرد: نباید به روستا فقط نگاه تولید دام داشت باید تولیدکننده انسان هم باید باشند، همچنین باید به فکر ایجاد اشتغال اهالی

 
روستاي گندم بر نیز بود. 

 
«گندم بر» به عنوان آخرین روستاي شهرستان کاشمر با 30 کیلومتر فاصله از مرکز شهر داراي 85 خانوار در قالب 350 نفر است. 

انتهاي پیام



تصویب «قانون عملیات بانکداري بدون ربا» شاه بیت تحولات بانکی پس از انقلاب/نظام بانکی تحریم

ها را مدیریت کرد

منبع: فصل بانکشماره خبر:  330  |  تاریخ: 1400/11/21

فصل بانک - مدیرعامل بانک صادرات از دستاوردهاي نظام بانکی پس از پیروزي انقلاب اسلامی می گوید که شاه بیت آن تصویب
«قانون عملیات بانکداري بدون ربا» و توانایی نظام بانکی براي مدیریت شرایط سخت تحریم ها است.

فصل بانک - مدیرعامل بانک صادرات از دستاوردهاي نظام
بانکی پس از پیروزي انقلاب اسلامی می گوید که شاه بیت آن
تصویب «قانون عملیات بانکداري بدون ربا» و توانایی نظام

 
بانکی براي مدیریت شرایط سخت تحریم ها است. 

به گزارش فصل بانک ، براي مرور دستاوردهاي نظام بانکی
پس از پیروزي انقلاب اسلامی با حجت اله صیدي، مدیر عامل
بانک صادرات ایران به گفت و گو نشستیم. صیدي از تحول

نظام بانکی در سالهاي پس از پیروزي انقلاب می گوید که تصویب «قانون عملیات بانکداري بدون ربا» به عنوان چارچوبی مترقی، سرآغازي
بر آن بود. در گام بعد، تقویت مزیت هاي نسبی کشور و تأمین مالی صنایعی از قبیل فولاد، سیمان، مواد غذایی، نفت، گاز و پتروشیمی قرار
داشت که به استقلال اقتصادي به عنوان ساحتی از استقلال در مفهوم انقلابی و همه جانبه آن یاري رساند؛ مسیري که هر چند با موانعی
چون جنگ تحمیلی و تحریم هاي ظالمانه مواجه بود، اما با اصلاح ساختار و ارتقاي استانداردهاي نظام بانکی و استفاده حداکثري از فناوري
هاي نوین طی شد. او چشم انداز پیش روي نظام بانکی را که در افق گام دوم انقلاب معنا می یابد، با دو مفهوم حمایت از تولید و گسترش
عدالت اجتماعی همساز می انگارد ؛ دو مفهومی که بانک صادرات ایران با توجه به حضور همیشگی در متن مردم براي هریک طرح ها و
محصولاتی نو عرضه داشته و برآن است که علاوه بر اصالت عدالت به عنوان یکی از اصلی ترین آرمان ها، تأمین مالی مردم کم برخودار و کم

 
درآمد کمک می کند تا پیشرفت اقتصادي نیز بهتر و سریعتر در دسترس قرار گیرد. 

فارس: نظام بانکی ما پس از پیروزي انقلاب اسلامی تا چه حد متحول شد و چقدر توانست با اهداف و آرمان هاي انقلاب همسو و منطبق

 
شود؟ 

صیدي: انقلاب اسلامی مبتنی برآموزه ها و اصول دین مبین اسلام و شعارهاي کلیدي آن استقلال، آزادي و جمهوري اسلامی بود. طبیعی
است که بعد از پیروزي انقلاب و برقراري نظام جمهوري اسلامی که مؤلفه ها و تعاریف خود را دارد و تدوین قانون اساسی، نظام بانکی نیز
باید دچار تحول می شد و از انقلاب تأثیر می پذیرفت. یکی از مهمترین کارهایی که در همان سال هاي اول استقرار نظام جمهوري اسلامی
اتفاق افتاد، این بود که فقها با کار ویژه و منسجم در خصوص عقود اسلامی، قانون عملیات بانکداري بدون ربا را تدوین کردند که در سال 62

 
تصویب شد. 

صیدي: در اسلام و اقتصاد اسلامی چند مفهوم خیلی برجسته است و وقتی به قانون عملیات بانکی بدون ربا می نگریم، متوجه می شویم که
توجه خوبی به آنها شده است. یکی از این مفاهیم محاسبه سود واقعی و دیگري توزیع عادلانه سود است.در عملیات بانکی بدون ربا اولین
نکته در محاسبه سود واقعی این است که وقتی وجهی به یک فعالیت اقتصادي تخصیص پیدا می کند تا سودي حاصل شود، آن عملیات باید
واقعی باشد. دوم این که این سود بین شرکا یا افراد درگیر در آن فعالیت اقتصادي به صورت عادلانه توزیع شود. (می دانیم که عادلانه به
معنی مساوي نیست). این امر در قالب عقود معین محقق می شود که طرف هاي عقد ممکن است بانک و عامل(انجام دهنده فعالیت
اقتصادي) یا دو شریک باشند. مضاربه، مساقات، مرابحه و مشارکت از جمله این عقود هستند. با این که هر متن قانونی قابل نقد است، اما من



این قانون را قانون بسیار پیشرفته اي می دانم. یکی از نشانه هاي آن هم این است که تا امروز که بیش از 38 سال از جاري شدن قانون

 
عملیات بانکی بدون ربا می گذرد، نیازي به تغییر آن احساس نشده است. این قانون بحمداالله یکی از ثمرات انقلاب بود. 

فارس: یکی از مهمترین شعارهاي انقلاب اسلامی، استقلال بود. بانک ها براي کاهش وابستگی و افزایش خوداتکایی کشور در این بیش از

 
چهاردهه چه نقشی ایفا کردند و در دستیابی به آن چقدر موفق بودند؟ 

صیدي: بحث استقلال براي جمهوري اسلامی خیلی مهم است و بانک ها هم باید در همین مسیر حرکت کنند. در این بحث استقلال را در
حوزه اقتصاد در نظر می گیریم، اگرچه می توان در حوزه سیاست و فرهنگ و سایر حوزه ها هم به طور مبسوط گفت و گو کرد؛ اما از آنجایی
که در حوزه بانکداري بحث می کنیم، استقلال اقتصادي را مد نظر داریم. براي دستیابی به استقلال اقتصادي، لازم بود که زیرساخت هاي
کشور محکم شوند و براي این که کشور روي پاي خود بایستد، شاخص ها در حوزه اقتصاد کلان بهبود پیدا کند. باید از مزیت هاي نسبی
کشور استفاده و آنها را تقویت می کردیم و این ها نیاز به تأمین مالی داشت که نظام بانکی باید انجام می داد. به جاي این که خام فروشی
کنیم، باید به سمت ایجاد ارزش افزوده در معادن و ذخایر کشور می رفتیم. در فولاد کارهاي بزرگی شد؛ مثل فولاد مبارکه، فولاد خوزستان و
فولاد خراسان. الحمدالله الان در استان هرمزگان چند طرح بزرگ فولادي داریم که چند تا از آنها به بهره برداري رسیده است. براي این که
زنجیره فولاد تکمیل شود، باید از معادن، سنگ آهن استخراج می شد و فرآیند تبدیل به شمش فولادي را طی می کرد. بنابراین کارخانه
هاي آهن اسفنجی، گندله سازي، کنسانتره و امثال اینها ایجاد شد که این فعالیت ها نیاز به تأمین مالی داشت. بعد از آن به جاي واردات

 
ورق آهن از کره و روسیه براي تولید خودرو، تجهیزات و ماشین آلات، بانک ها کارخانه هاي فولاد را تأمین مالی کردند. 

اوائل انقلاب تولید سیمان کشور در حداقل میزان بود و در دهه 70 لازم بود به 56 تا 70 میلیون تن و تا امروز به 80 میلیون تن برسد که
تقریباً محقق شده است. کارخانه هاي سیمان با تأمین مالی بخش بانکی ایجاد شدند. در مواد غذایی خیلی مشکل داشتیم. حتی پنیر را از
دانمارك وارد می کردیم. وقتی جمعیت زیاد می شود، شیوه هاي سنتی تولید روستایی و خانگی براي جمعیت 50 تا 80 میلیونی جوابگو
نیست و انواع لبنیات باید به شیوه صنعتی تولید شود. بنابراین لازم بود شرکت هاي لبنی بزرگ تأسیس شود یا شرکت هاي موجود بزرگتر
شوند. نظام بانکی به داد اینها رسید و در حال حاضر کشور تولید کننده و صادر کننده انواع محصولات لبنی است که نقش نظام بانکی را در

 
این بخش برجسته می کند. 

 
فارس: در حوزه تأمین مالی مزیت نسبی کشور یعنی نفت و گاز و پتروشیمی چطور؟ 

صیدي: در این حوزه روشن است که هم اکتشاف باید صورت می گرفت و هم حفاري و استخراج. بعد از تکمیل فرآیندها باید به جاي صادرات
نفت خام و گاز، آنها را به فرآورده هاي بالادستی و پایین دستی و محصول نهایی تبدیل می کردیم. بنابراین ابتدا پالایشگاه ها و بعد شرکت
هاي پتروشیمی ایجاد شدند. پارس جنوبی در عسلویه اوج این کار بود. تأمین مالی این بخش را هم نظام بانکی به عهده گرفت و این پیشرفت

 
ها باعث شد که کشور در تحقق استقلال جلو برود. 

 
فارس: آیا از منظر نظام بانکی، شاخصی براي سنجش این کاهش وابستگی و تحقق مفهوم استقلال اقتصادي وجود دارد؟ 

صیدي: استقلال یک مفهوم نسبی است و مطلق نیست که با تعیین یک عدد بتوان تشخیص داد. در همه جاي دنیا مزیت نسبی برقرار است.
در ایران هم نظام بانکی به این روند کمک کرد و به جاي واردات محصولات متنوع، خودمان تولید کردیم و الان صادرکننده خیلی از
محصولات نهایی هستیم. زمانی گاز، ماده خام محسوب می شد و متانول محصول ؛ اما در حال حاضر متانول فروشی هم خام فروشی است و
باید آن را به یک محصول نهایی تبدیل کنیم. اتیلن و حتی پلی اتیلن را هم باید به سمت محصولات پایین دستی ببریم. در بخش هاي دیگر
این صنعت هم به جاي این که قطعات مختلف لوازم خانگی و خودرو را وارد کنیم، از محصولات متنوع پتروشیمی مختلف استفاده می شود.

 
این نقش نظام بانکی بود در تحقق شعار استقلال. 

فارس: اگر بخواهید در چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی، از چند دستاورد اصلی نظام بانکی براي مردم نام ببرید، به چه مواردي

 
اشاره می کنید؟ 

صیدي: دستاوردهاي نظام بانکی همین هاست. منبع اصلی بخش مهمی از تولید ناخالص داخلی که توسط کارخانجات و خدمات تامین می
شود، نظام بانکی است. تحولات زیادي هم در درون نظام بانکی اتفاق افتاده که از جمله آنها می توان به فناوري اطلاعات اشاره کرد. نظام
بانکی با این فناوري توانست روي پاي خودش بایستد. بانکداران خودشان برنامه نوشتند و نرم افزار تهیه کردند. در حال حاضر 80 میلیون نفر
جمعیت داریم. نزدیک به 200 میلیون کارت بانکی در دست مردم است و با این که زمان استاندارد متوسط نقل و انتقال تراکنش هاي بانکی
در دنیا هشت ثانیه است، در ایران این زمان کمتر است و حتی برخی اوقات پیامک انتقال وجه پس از دو ثانیه دریافت می شود. اینها

 
دستاوردهاي داخلی نظام بانکی در حوزه اصلاح ساختارهاست. 



پس از انقلاب اسلامی در نظام بانکی دو اتفاق مهم رخ داد؛ یکی عرضه سهام برخی بانک هاي بزرگ دولتی مانند بانک صادرات ایران، ملت و
تجارت در بورس و دیگري تأسیس بانک هاي خصوصی و این هر دو در نظام بانکی تحول آفرید. الحمدالله امروز چند بانک خصوصی قوي در
کشور داریم که پا به پاي بانک هاي دولتی و بورسی در حال فعالیت هستند. عمده این بانک ها به بورس وارد شدند و این موضوع باعث
شفافیت بیشتر شد. وقتی شرکتی را بورسی می کنیم، دو اتفاق می افتد؛ یکی شفافیت و دیگري افزایش پاسخگویی. اصولاً وقتی از نظام
جمهوري صحبت می کنیم، مردمسالاري و پاسخ خواهی مردم مطرح می شود و دولت باید پاسخگو باشد. بورسی کردن بانک ها و شرکت ها

 
موجب شد تا پاسخگویی در سطح بهتري قرار گیرد و کیفیت آن بالا برود. 

فارس: مدتی کوتاه پس از پیروزي انقلاب جنگ آغاز شد. نظام بانکی و از جمله بانک صادرات ایران در مواجهه با جنگ تحمیلی و پس از آن
تحریم هاي ظالمانه چه واکنش هایی از خود نشان داد، چطور به مقاوم سازي اقتصاد در برابر این تهاجمات کمک کرد و به چه نتایجی

 
رسید؟ 

صیدي: دشمن فهمیده بود که ضربه به کشور را از کجا آغاز کند. از همان ابتداي انقلاب دیدیم که از طریق گروهک ها از جمله منافقین
سعی داشت کشور را به هم بریزد و مغزهاي متفکر نظام را یکی پس از دیگري از میان بردارد تا به اهدافش برسد. موفقیت هاي انقلاب براي
دو گروه هزینه داشت. یکی براي ابرقدرت ها و استکبار جهانی و دیگري براي حکام مرتجع برخی کشورهاي منطقه که بیداري اسلامی رفته
رفته آنها را از پاسخگویی به ملت هایشان ناگزیر می کرد. اینها نمی خواستند مردم ایران و دیگر ملت ها به این بینش برسند. به همین دلیل
ترور و انفجار و ناآرامی و بلافاصله در پی آن هشت سال دفاع مقدس اتفاق افتاد و همه دنیا پشت سر عراق قرار گرفت تا زیرساخت هاي ایران
را تخریب کند. با این همه در دفاع مقدس اولاً ایران نگذاشت یک وجب از خاك کشور از دست برود و سرافراز از جنگ بیرون آمد و ثانیاً
بلافاصله همت کرد به آبادانی کشور، ساختن خرابی هاي ناشی از جنگ و سرمایه گذاري. عسلویه آغاز شد. افزایش ظرفیت سیمان،
پتروشیمی، مواد غذایی، نساجی و فولاد شروع شد. دشمنان براي ضربه زدن به این تحولات و پیشرفت، تحریم ها را آغاز کردند. دریافتند که
اگر نظام دریافت و پرداخت را فلج کنند، سیمان، خودرو سازي و سایر صنایع هم نمی توانند به فعالیت خود ادامه دهند. از این رو تحریم

 
نظام بانکی خیلی زودتر از سایر تحریم ها آغاز شد. 

در مورد تحریم ها دو منبع مهم وجود دارد که یکی کتاب «جنگ خزانه داري» نوشته معاون خزانه داري آمریکا در زمان جورج بوش و
دیگري کتاب «هنر تحریم ها»ست که توسط ریچارد نفیو نوشته شده است. در کتاب جنگ خزانه داري به صراحت تحریم نظام بانکی مورد
اشاره قرار گرفته و حتی چند سطر هم در خصوص تحریم بانک صادرات ایران نوشته شده است. نظام بانکی کشور تحریم را با همه سختی
اش توانست مدیریت کند. این تحریم ها در سال 2010 به اوج خود رسید . سوئیفت بسته و نقل و انتقالات محدود شد. پیشتر هم معامله با
دلار محدود شده بود. نظام بانکی اما با تمام سختی ها توانست دوام بیاورد و به فعالیت خود ادامه دهد. بانک صادرات ایران با توجه به این که
بیشترین تعداد شعب خارجی را در دنیا دارد، قطعا باید بیشتر ضربه می دید؛ اما در مقابل تدابیري را به کار بست و الحمدالله تاکنون موفق

 
شده به فعالیت و خدمت رسانی و تزریق پول به اقتصاد ادامه دهد. 

با اصلاح ساختاري که از چهار سال پیش آغاز شد، ساختار مالی بانک بهتر شد. بانکی که در سال 96 روزانه 10 میلیارد تومان زیان می داد و
نزدیک به 5/7 هزار میلیارد تومان زیان انباشته داشت، در حال حاضر بانک سود دهی شده، زیان انباشته خود را پوشش داده است و پروژه

 
هاي داخلی و خارجی را تأمین مالی می کند. اینها برخی از دستاوردهاي نظام بانکی در چهل و سه سال گذشته است. 

 
فارس: به نظرتان براي پایداري و افزایش این دستاوردها چه باید کرد؟ 

صیدي: دو نکته بسیار اهمیت دارد. یکی حمایت از تولید است. هرچه قدر از تولید حمایت کنیم، تولید ناخالص داخلی (مجموعه کالا و
خدماتی که در یک سال تولید می شود) بالا می رود که در بانک صادرات ایران این امر در اولویت قرار دارد و تلاش شده متناسب با منویات
مقام معظم رهبري که در سال هاي اخیر، همه ساله ابعاد مختلف تولید را مورد نظر قرار داده و ابلاغ فرموده اند، اقدامات خود را سامان دهد

 
و با طرح هاي طروت ، محیا ،کارا و محصولات مختلف بانکی براي تحقق این اهداف قدم هاي بزرگی بردارد. 

در کنار رونق تولید، فقرزدایی مطرح است. می دانید که تحقیقات و نظریه هاي توسعه اقتصادي نهایتاً به دو راهی توسعه و عدالت می رسد.
حتی برخی طرفداران یک نظریه افراطی معتقدند ایرادي ندارد برخی زیر چرخ هاي توسعه له شوند. البته معلوم است در چنین شرایطی
مردم فقیر له خواهند شد. زمانی که کارخانجات و برج ها ایجاد شود، دهک هاي اول فقیرتر می شوند و گاهی از بین می روند و این دسته از
توسعه گراها هم به آن اعتنایی ندارند؛ اما جمهوري اسلامی همواره توسعه را در کنار عدالت دیده و نه فقط اجازه نداده دهک هاي اول و دوم
له شوند، بلکه تلاش کرده از رفاهی حداقلی برخوردار باشند. تأمین مالی این طبقات در نظام بانکی یک ارزش است و مورد توجه قرار دارد.
ارزش و اهمیت این موضوع در بانک صادرات ایران به مراتب بیشتر است؛ چراکه بانک صادرات ایران یک بانک مردمی است و از زمان تأسیس



در 70 سال پیش در متن جامعه قرار داشته است. در همه شهرها و بخش ها و حتی مناطق دورافتاده شعبه تأسیس کرده است. این بانک
حتماً تسهیلات بخش هاي آسیب پذیر، اشتغال، کارآفرینی و ازدواج و اخیراً پرداخت وام بدون ضامن را با جدیت در دستور کار خود دارد. در
دوسال اخیر شیوع بیماري کرونا باعث شد تا کسب و کارها آسیب ببینند و درآمد و اشتغال مردم با مشکل مواجه شود. در چنین شرایطی
وام ودیعه مسکن تعریف شد. اینها بخشی از مأموریت هاي اجتماعی بانک صادرات ایران است. باید بدانیم که بدون وجود نشاط و گسترش
فقر در جامعه امکان توسعه وجود ندارد. مگر می شود در یک جامعه فقیر و بدون نشاط به فکر توسعه بود؟ بنابراین تأمین مالی مردم کم
برخودار و کم درآمد کمک می کند تا جامعه زنده تر باشد و بهتر بتوان توسعه ایجاد کرد و این مهم در کارنامه شبکه بانکی و از جمله بانک

 
صادرات ایران نمره قابل قبولی دارد. 

انتهاي پیام/



گفت و گوي محسنی اژه اي با محکومان حوادث آبان 98

منبع: فردا نیوزشماره خبر:  331  |  تاریخ: 1400/11/21

رئیس قوه قضاییه در جریان بازدید از زندان مرکزي اصفهان جویاي حضور یا عدم حضور محکومان آبان 98 در این زندان شد و پس
از آنکه مسؤولان زندان، تعدادي از این محکومان را به محسنی اژه اي معرفی کردند، وي به صورت چهره به چهره با این محکومان

ملاقات و از وضعیت محکومیت و اوضاع خانوادگی آن ها کسب اطلاع کرد.

رئیس قوه قضاییه در جریان بازدید از زندان مرکزي اصفهان جویاي حضور یا عدم حضور محکومان آبان 98 در این زندان شد و پس از
آنکه مسؤولان زندان، تعدادي از این محکومان را به محسنی اژه اي معرفی کردند، وي به صورت چهره به چهره با این محکومان ملاقات و از

 
وضعیت محکومیت و اوضاع خانوادگی آن ها کسب اطلاع کرد. 

به نقل از مرکز رسانه قوه قضاییه، حجت الاسلام غلامحسین محسنی
اژه اي در جریان سفر از پیش اعلام نشده و بدون تشریفات به استان
اصفهان، ظهر امروز پنجشنبه (21 بهمن) در زندان مرکزي اصفهان
حضور یافت و از بخش هاي مختلف این زندان به مدت حدود 2

 
ساعت بازدید کرد. 

در جریان این بازدید با تعدادي از مددجویان زندان مرکزي اصفهان به صورت چهره به چهره گفتگو کرد و ضمن استماع مسائل و مشکلات

 
آنان، دستورات مقتضی را صادر کرد. 

رئیس عدلیه با تعدادي از محکومین مالی و همچنین تعدادي از تولیدکنندگان ورشکسته که به دلایل مختلف دوران محکومیت خود را در

 
زندان به سر می برند به گفت وگو پرداخت و براي پیگیري و رفع مسائل و مشکلات آن ها در چهارچوب قانون، قول مساعدت داد. 

برخی از این تولیدکنندگان ورشکسته که دوران محکومیت خود را در زندان به سر می بردند خواستار دریافت مرخصی براي اخذ رضایت از
شاکیان خصوصی و همچنین تعلق رأي باز براي سر و سامان دادن به وضعیت بنگاه ها و کارگاه هاي تولیدي خود بودند که رئیس عدلیه

 
براي بررسی دقیق درخواست هاي آن ها دستورات لازم را به مسؤولان قضایی استان اصفهان صادر کرد. 

رئیس دستگاه قضا همچنین به برخی از محکومان مالی که تقاضاي آزادي از زندان براي جلب رضایت شاکیان خصوصی خود را داشتند،
متذکر شد که دستگاه قضایی در جایگاه اعمال عدالت و استیفاي تمام و کمال حقوق مردم قرار دارد و در ملاقات چهره به چهره اي که صبح
امروز با تعدادي از مراجعه کنندگان به دادگستري اصفهان داشته، برخی از طلبکاران و شاکیان خصوصی نظر مساعدي نسبت به خروج

 
محکومان مالی از زندان نداشتند. 

گفت وگو با تعدادي از محکومان آبان 98 بخشی دیگر از بازدید حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي از زندان مرکزي استان اصفهان
بود؛ رئیس قوه قضاییه جویاي حضور یا عدم حضور محکومان آبان 98 در این زندان شد و پس از آنکه مسؤولان زندان، تعدادي از این
محکومان را به رئیس عدلیه معرفی کردند، وي به صورت چهره به چهره با این محکومان ملاقات و از وضعیت محکومیت و اوضاع خانوادگی

آن ها کسب اطلاع کرد و براي اعِمال ارفاقات قانونی در قبال پرونده آن ها دستورات مقتضی را صادر کرد. 



سوم مردادماه سال جاري بود که حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي در محل کار خود با تعدادي از مردم و همچنین خانواده هاي
محکومان ناآرامی هاي آبان 98 دیدار و گفتگو کرد و براي بررسی مجدد پرونده این محکومان جهت اعمال ارفاقات قانونی به آن ها،

 
دستوراتی را به مسؤولان ذي ربط صادر کرد. 

تقاضاي اعسار از پرداخت مهریه؛ بخشی از درخواست ها از رئیس دستگاه قضا در جریان بازدید وي از زندان مرکزي اصفهان بود که رئیس
قوه قضائیه متذکر شد برخی بانوان در جریان ملاقات صبح امروز در دادگستري اصفهان از اینکه همسران سابق آن ها به رغم داشتن تمکن

 
مالی درخواست اعسار از پرداخت مهریه می کنند گلایه داشتند. 

در جریان بازدید برخی محکومان از بیان مسائل و مشکلات خود در جمع معذوریت داشتند و خواستار ملاقات خصوصی با رئیس قوه قضاییه

 
بودند که این خواسته آن ها از سوي حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي اجابت شد. 

بازدید از اتاق هاي ملاقات الکترونیکی مددجویان زندان مرکزي اصفهان با خانواده هایشان، کسب اطلاع از نحوه و چگونگی فعالیت این اتاق
ها و همچنین گفتگو با تعدادي از مددجویانی که در حال ملاقات الکترونیکی با خانواده هاي خود بودند، بخش دیگر حضور رئیس قوه قضائیه

 
در زندان مرکزي اصفهان بود. 

رئیس قوه قضاییه در جمع مددجویان زندان مرکزي اصفهان با تاکید بر اینکه براي رفع مسائل و مشکلات زندانیان و اعمال ارفاقات قانونی به
آن ها نهایت تلاش خود را به کار خواهد گرفت، خطاب به مددجویان گفت: با توجه به در پیش بودن مناسبت هاي ملی و مذهبی، براي جلب

 
رضایت شاکیان خصوصی خود جهت قرار گرفتن نام تان در فهرست عفو تلاش کنید و از ارتکاب مجدد جرم در دوران مرخصی نیز بپرهیزید. 

بهبود وضعیت زندان ها و زندانیان، از جمله تاکیدات همیشگی حجت الاسلام محسنی اژه اي بوده و وي طی مدت اخیر شخصا ً 6 بازدید از
زندان هاي سراسر کشور انجام داده است. زندان مرکزي ایلام، زندان رجایی شهر، زندان دماوند، زندان اوین، زندان مرکزي مشهد و زندان
مرکزي اصفهان ندامتگاه هایی هستند که رئیس قوه قضاییه از آن ها سرکشی کرده و در جریان این سرکشی ها بر لزوم تحول رفتاري و

 
ساختاري در امر زندانبانی و ارتقاء وضعیت زندانیان در حوزه هاي مختلف تاکید کرده است. 

«ایجاد شرایط و بستر اصلاح، تربیت و بازاجتماعی شدن زندانیان»، «اشتغال زندانیان»، «حبس زدایی»، «اعمال تأسیسات ارفاقی» و «ایجاد
ترتیبات فنی و قضایی براي استفاده از پابند الکترونیک در قبال محکومان واجد شرایط قانونی» از جمله رویکرد هاي تحولی در مقوله زندان و

زندانیان است که مورد تاکید جدي رئیس قوه قضاییه است./مهر



بازدید رئیس دستگاه قضا از زندان مرکزي اصفهان/ گفت و گوي محسنی اژه اي با

محکومان حوادث آبان 98

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  332  |  تاریخ: 1400/11/21

به گزارش خبرگزاري فارس از اصفهان به نقل از مرکز رسانه
قوه قضاییه، حجت الاسلام غلامحسین محسنی اژه اي در
جریان سفر از پیش اعلام نشده و بدون تشریفات به استان
اصفهان، ظهر امروز پنجشنبه (21 بهمن) در زندان مرکزي
اصفهان حضور یافت و از بخش هاي مختلف این زندان به

 
مدت حدود 2 ساعت بازدید کرد. 

در جریان این بازدید با تعدادي از مددجویان زندان مرکزي

 
اصفهان به صورت چهره به چهره گفتگو کرد و ضمن استماع مسائل و مشکلات آنان، دستورات مقتضی را صادر کرد. 

رئیس عدلیه با تعدادي از محکومین مالی و همچنین تعدادي از تولیدکنندگان ورشکسته که به دلایل مختلف دوران محکومیت خود را در

 
زندان به سر می برند به گفت وگو پرداخت و براي پیگیري و رفع مسائل و مشکلات آن ها در چهارچوب قانون، قول مساعدت داد. 

برخی از این تولیدکنندگان ورشکسته که دوران محکومیت خود را در زندان به سر می بردند خواستار دریافت مرخصی براي اخذ رضایت از
شاکیان خصوصی و همچنین تعلق رأي باز براي سر و سامان دادن به وضعیت بنگاه ها و کارگاه هاي تولیدي خود بودند که رئیس عدلیه

 
براي بررسی دقیق درخواست هاي آن ها دستورات لازم را به مسؤولان قضایی استان اصفهان صادر کرد. 

رئیس دستگاه قضا همچنین به برخی از محکومان مالی که تقاضاي آزادي از زندان براي جلب رضایت شاکیان خصوصی خود را داشتند،
متذکر شد که دستگاه قضایی در جایگاه اعمال عدالت و استیفاي تمام و کمال حقوق مردم قرار دارد و در ملاقات چهره به چهره اي که صبح
امروز با تعدادي از مراجعه کنندگان به دادگستري اصفهان داشته، برخی از طلبکاران و شاکیان خصوصی نظر مساعدي نسبت به خروج

 
محکومان مالی از زندان نداشتند. 

گفت وگو با تعدادي از محکومان آبان 98 بخشی دیگر از بازدید حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي از زندان مرکزي استان اصفهان
بود؛ رئیس قوه قضاییه جویاي حضور یا عدم حضور محکومان آبان 98 در این زندان شد و پس از آنکه مسؤولان زندان، تعدادي از این
محکومان را به رئیس عدلیه معرفی کردند، وي به صورت چهره به چهره با این محکومان ملاقات و از وضعیت محکومیت و اوضاع خانوادگی

 
آن ها کسب اطلاع کرد و براي اعِمال ارفاقات قانونی در قبال پرونده آن ها دستورات مقتضی را صادر کرد. 

سوم مردادماه سال جاري بود که حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي در محل کار خود با تعدادي از مردم و همچنین خانواده هاي
محکومان ناآرامی هاي آبان 98 دیدار و گفتگو کرد و براي بررسی مجدد پرونده این محکومان جهت اعمال ارفاقات قانونی به آن ها،

 
دستوراتی را به مسؤولان ذي ربط صادر کرد. 

تقاضاي اعسار از پرداخت مهریه؛ بخشی از درخواست ها از رئیس دستگاه قضا در جریان بازدید وي از زندان مرکزي اصفهان بود که رئیس



قوه قضائیه متذکر شد برخی بانوان در جریان ملاقات صبح امروز در دادگستري اصفهان از اینکه همسران سابق آن ها به رغم داشتن تمکن

 
مالی درخواست اعسار از پرداخت مهریه می کنند گلایه داشتند. 

در جریان بازدید برخی محکومان از بیان مسائل و مشکلات خود در جمع معذوریت داشتند و خواستار ملاقات خصوصی با رئیس قوه قضاییه

 
بودند که این خواسته آن ها از سوي حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي اجابت شد. 

بازدید از اتاق هاي ملاقات الکترونیکی مددجویان زندان مرکزي اصفهان با خانواده هایشان، کسب اطلاع از نحوه و چگونگی فعالیت این اتاق
ها و همچنین گفتگو با تعدادي از مددجویانی که در حال ملاقات الکترونیکی با خانواده هاي خود بودند، بخش دیگر حضور رئیس قوه قضائیه

 
در زندان مرکزي اصفهان بود. 

رئیس قوه قضاییه در جمع مددجویان زندان مرکزي اصفهان با تاکید بر اینکه براي رفع مسائل و مشکلات زندانیان و اعمال ارفاقات قانونی به
آن ها نهایت تلاش خود را به کار خواهد گرفت، خطاب به مددجویان گفت: با توجه به در پیش بودن مناسبت هاي ملی و مذهبی، براي جلب

 
رضایت شاکیان خصوصی خود جهت قرار گرفتن نام تان در فهرست عفو تلاش کنید و از ارتکاب مجدد جرم در دوران مرخصی نیز بپرهیزید. 

بهبود وضعیت زندان ها و زندانیان، از جمله تاکیدات همیشگی حجت الاسلام محسنی اژه اي بوده و وي طی مدت اخیر شخصا ً 6 بازدید از
زندان هاي سراسر کشور انجام داده است. زندان مرکزي ایلام، زندان رجایی شهر، زندان دماوند، زندان اوین، زندان مرکزي مشهد و زندان
مرکزي اصفهان ندامتگاه هایی هستند که رئیس قوه قضاییه از آن ها سرکشی کرده و در جریان این سرکشی ها بر لزوم تحول رفتاري و

 
ساختاري در امر زندانبانی و ارتقاء وضعیت زندانیان در حوزه هاي مختلف تاکید کرده است. 

«ایجاد شرایط و بستر اصلاح، تربیت و بازاجتماعی شدن زندانیان»، «اشتغال زندانیان»، «حبس زدایی»، «اعمال تأسیسات ارفاقی» و «ایجاد
ترتیبات فنی و قضایی براي استفاده از پابند الکترونیک در قبال محکومان واجد شرایط قانونی» از جمله رویکرد هاي تحولی در مقوله زندان و

 
زندانیان است که مورد تاکید جدي رئیس قوه قضاییه است. 

انتهاي پیام/3649/آ



افتتاح دو طرح کشاورزي و ورزشی در خاتم

منبع: تابناكشماره خبر:  333  |  تاریخ: 1400/11/21

 
افتتاح دو طرح کشاورزي و ورزشی در خاتم 

 
گلخانه تولید فلفل دلمه اي و زمین چمن مصنوعی در خاتم به بهره برداري رسید. 

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز یزد، در آستانه سالروز چهل و سومین سالروز پیروزي انقلاب اسلامی ایران، دو طرح در شهرستان
خاتم با حضور مسئولان استانی افتتاح شد.گلخانه تولید فلفل دلمه اي به مساحت پنج هزار و 600 مترمربع و با اعتبار سه میلیارد و 800

 
میلیون تومان به بهره برداري رسید. 

 
افتتاح این گلخانه زمینه اشتغال سه نفر را فراهم کرده است. 

همچنین زمین چمن مصنوعی روستاي فتح آباد به مساحت هزار و 200 مترمربع و با اعتبار 800 میلیون تومان افتتاح شد.



اشتغال زایی مهمترین مسئولیت اجتماعی صنایع است

منبع: ایراسینشماره خبر:  334  |  تاریخ: 1400/11/21

مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه گفت: در حال حاضر مهمترین مسئولیت اجتماعی صنایع، اشتغال زایی است؛ چراکه با ایجاد اشتغال،
خدمات و مشاغل دیگر حاصل می شود و به رونق در منطقه شتاب می بخشد.

مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه گفت: در حال حاضر مهمترین
مسئولیت اجتماعی صنایع، اشتغال زایی است؛ چراکه با ایجاد
اشتغال، خدمات و مشاغل دیگر حاصل می شود و به رونق در

 
منطقه شتاب می بخشد.  

محمدیاسر طیب نیا، مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه همزمان با
چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی براي شرکت در
آیین آغاز عملیات اجرایی پروژه هاي توسعه شرکت فولاد
هرمزگان به بندرعباس سفر کرد؛ وي در این خصوص در گفت
وگو با خبرنگار ایراسین اظهار کرد: شرکت فولاد هرمزگان

 
ظرفیت بالایی براي توسعه محصولات فولادي صادرات محور دارد و روز گذشته آغاز مرحله نخست توسعه ها با همین هدف دنبال شد. 

وي با تاکید بر اهمیت مسئولیت هاي اجتماعی شرکتی، گفت: در حال حاضر مهمترین مسئولیت اجتماعی صنایع، اشتغال زایی است چرا که

 
با ایجاد اشتغال، خدمات و مشاغل دیگر حاصل می شود و به رونق در منطقه شتاب می بخشد. 

مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه به اهمیت شعار «فولاد مبارکه به وسعت ایران» اشاره کرد و افزود: بسیاري از محصولات در جهان گویاتر از
نام کشور سازنده محصول هستند و حتی در اذهان کودکان ما هم نقش بسته اند. این موضوع بر اهمیت نقش صنایع و شرکت هاي بزرگ
تاکید می کند، چراکه شرکت هاي بزرگ به اقتصاد کشورها رونق می بخشند و فولادمبارکه به عنوان شرکتی پیشرو، با همین رویکرد، توسعه

به وسعت ایران را هدف گذاري کرده است.



بیست و دوم بهمن فرصتی است تا داشته هایمان را فراموش نکنیم
و ضمن تلاش براي اصلاح و بهبود شرایط، شاکر نعمت انقلاب اسلامی

باشیم

بیست و دوم بهمن فرصتی است تا داشته هایمان را فراموش نکنیم و ضمن تلاش براي

اصلاح و بهبود شرایط، شاکر نعمت انقلاب اسلامی باشیم

منبع: تجارت گردانشماره خبر:  335  |  تاریخ: 1400/11/21

ایام االله دهه فجر، آیین و زمانی براي تذکار و یادآوري است. در زمانی که عموم مردم شریف ایران با هجمه هاي سنگین اقتصادي و
رسانه اي مواجه شده اند و شتاب، فراموشی و روزمرگی به ابتلایی فراگیر تبدیل شده، مناسبت هایی مثل بزرگداشت بیست و دوم

بهمن ماه، فرصت و بهانه اي است تا با کمی توقف، به مسیر طی شده ...

ایام االله دهه فجر، آیین و زمانی براي تذکار و یادآوري است. در
زمانی که عموم مردم شریف ایران با هجمه هاي سنگین
اقتصادي و رسانه اي مواجه شده اند و شتاب، فراموشی و

روزمرگی به ابتلایی فراگیر تبدیل شده، مناسبت هایی مثل بزرگداشت بیست و دوم بهمن ماه، فرصت و بهانه اي است تا با کمی توقف، به
مسیر طی شده نگاه کنیم و با واقع بینی، دست آوردها را مرور کرده، داشته هایمان را فراموش نکنیم و در مسیر اصلاح و بهبود شرایط، شاکر
نعمت انقلاب اسلامی باشیم. انقلابی تاریخی که با گذشت 43 سال، حالا به مرحله اي از بلوغ و ثبات رسیده است تا با نگاهی دقیق به دیروز،
نقاط قوت و ضعف را ارزیابی کرده و براي افق پیش رو، برنامه ریزي کنیم. به تعبیر مقام معظم رهبري، “روزهاي دهه ي فجر، فرصت خوبی

 
است که فرزانگان ما، آگاهان ما، جوانان ما، آحاد ملت ما به ارزیابیِ کاري که در تاریخ این انقلاب رخ داده، بپردازند." 

از میان دست آوردهاي مهم انقلاب اسلامی، شاید مهم ترین موضوع، ظهور آرمان ها و افق هایی جدید و بزرگ براي ملتی بود که در دوران
طاغوت، آرمان هایی مثل استقلال، عدالت، جمهوریت و آزادي را از درون خود پیدا کرد. افق هایی که مانند نور، در باطن و فطرت هر انسان
آزاده اي وجود دارد اما براي بیداري، متحد شدن و فاصله گرفتن از پراکندگی، نیازمند بزرگ مردانی مانند حضرت امام (ره) است تا مانند
مشکات، این نورهاي منفرد را به نوري بزرگ و فراگیر و یک بیداري و حرکتی تاریخی تبدیل کند تا مطابق آن فرمایش دقیق، انقلابی را به

 
مثابه انفجار نور رقم بزند. 

مردم ایران خوب می دانند حرکت تاریخی مردم ایران در مسیر استقلال، جمهوریت، عدالت و آزادي در 43 سال گذشته و از اولین روز وقوع
انقلاب، با خباثت و دشمنی هاي مختلف خارجی و داخلی مواجه شد. از ترورهاي کور مردم و مسئولین انقلابی و دانشمندان گرفته تا مسئله
جنگ تحمیلی و نفوذ منافقان و تحریم هایی که به اذعان دشمنان، شدیدترین تحریم هاي تاریخ است. خباثت هایی که شاید هرکدام به
تنهایی براي از بین بردن یک نظم سیاسی کافی بود اما به عنایت الهی و با استقامت مردم، پرچم این انقلاب همچنان برافراشته است و بر

 
اساس تحلیل ها افق پیش رو، روشن تر از دیروز است. 

در این مسیر اما دشمن تلاش کرده تا با سخت کردن شرایط معیشت از یک طرف و با آتش سنگین رسانه اي که مخاطب آن روح و اذهان
ملت ایران است؛ هم در فضاي واقعی زندگی و شاید مهم تر از آن، در فضاي برداشت ها و ذهنیت ها، میان مردم و انقلابی که به تعبیر مقام
معظم رهبري متعلق و برآمده از مردم است؛ فاصله بیندازد. فاصله اي که قرار است به واسطه دشواري هاي تحمیلی، به معیشت مردم و
تحریف واقعیت ها و فراگیر کردن فضاي یأس و روایت هاي منفی از انقلاب، منجر شود تا جایی که مقام معظم رهبري در سخنان اخیر خود

 
در تبیین مفهوم جهاد، مصداق امروزي جهاد را دقیقاً در همین دو حوزه یعنی جهاد اقتصادي و جهادِ تبیین، معرفی کردند. 

بر همین مبنا سازمان تأمین اجتماعی نیز در هر دو این جهادها داراي سهم و ماموریت مشخص است. هم در عرصه اقتصادي که باز هم در
دیدار اخیر مقام معظم رهبري بر ضرورت هدایت، نظارت و کمک نهادها و دستگاه ها تاکید کردند. ما در عرصه تولید و اشتغال فعال هستیم



و باید با روحیه جهادي فعال تر و موثرتر باشیم و هم در عرصه تبیین که باید خدماتی که در حال انجام آن هستیم و تغییراتی که در این
مسیر چهل ساله علی رغم همه دشواري ها انجام دادیم را براي مردم و به زبان مردم، تبیین کنیم. لذا در دوره جدید هم براساس همان
آرمان هاي انقلاب اسلامی بر ضرورت تحقق سه مفهوم عدالت، اعتماد و اجتماعی شدن خدمات سازمان تأمین اجتماعی که براي تحقق این

 
سه، نیازمند تحول هستیم؛ اشاره و تأکید شد. آرمان هایی که از بطن انقلاب مردم استخراج شده و مطالبه امروز جامعه است. 

امروز اما در زمینه پوشش بیمه اي از نرخ کمتر از 20 درصد در دوران پیش از انقلاب به پوشش بیش از 70 درصد رسیده ایم و از این بین
سازمان تامین اجتماعی 53 درصد از جمعیت کشور را تحت پوشش قرار داده است که در صدد هستیم بخش هاي دیگر جامعه را نیز، مطابق
حق برخورداري همگانی از خدمات بیمه اي، تحت پوشش قرار دهیم. خدمات سازمان تأمین اجتماعی در طول 43 سال گذشته با رشد قابل
توجهی همراه بوده که گزارش جزئیات آن خارج از محدودیت این نوشتار است اما تنها به عنوان یک نمونه، در سال جاري بیش از 1400
میلیارد تومان، پروژه عمرانی در حوزه درمان و با زیربناي تجمعی 110 هزار مترمربع، احداث یا توسعه پیدا کرده و این نمود روشن این
ادعاست که علی رغم تمام مشکلات، به لطف خدا و به برکت تلاش و کوشش همکاران، سازمان تأمین اجتماعی هرگز در ایفاي تعهدات خود

 
با مشکل مواجه نشده و نخواهد شد. 

در پایان ضمن گرامیداشت و تبریک چهل و سومین سالروز پیروزي انقلاب شکوهمند اسلامی و اداي احترام به تمام شهداي گرانقدر این
انقلاب و امام عزیزمان (ره)، به ملت شریف ایران به ویژه بیمه شدگان، بازنشستگان، مستمري بگیران و کارفرمایان تحت پوشش خدمات
سازمان تأمین اجتماعی، متعهد می شویم که در مسیر تحقق اهداف انقلاب و گره گشودن از مشکلات مردم، حرکت کرده و لحظه اي در این

مسیر از پاي ننشینیم.



ضرورت شکل گیري اکوسیستم نوآوري در صنعت فولاد

ضرورت شکل گیري اکوسیستم نوآوري در صنعت فولاد

منبع: تجارت گردانشماره خبر:  336  |  تاریخ: 1400/11/21

نماینده سابق مجلس شوراي اسلامی گفت: ضرورت دارد در صنعت فولاد ایران در زمینه شکل گیري اکوسیستم نوآوري با هدف
ارتقاي مزیت رقابتی حرکت کنیم. نوشته ضرورت شکل گیري اکوسیستم نوآوري در صنعت فولاد اولین بار در تجارت گردان. پدیدار

شد.

نماینده سابق مجلس شوراي اسلامی گفت: ضرورت دارد در صنعت فولاد

 
ایران در زمینه شکل گیري اکوسیستم نوآوري با هدف ارتقاي مزیت رقابتی حرکت کنیم. 

به گزارش تجارت گردان به نقل از روابط عمومی شرکت فولاد مبارکه اصفهان، اولین پنل سومین نمایشگاه ملی فولاد ایران با موضوع «نقش
زیست بوم نوآوري در آینده صنعت فولاد ایران» با حضور محمد ناظمی هرندي، یحیی پالیزدار، رضا انصاري، مهدي محمدي و محمود نیلی

 
احمد آبادي برگزار شد. 

در ابتداي این پنل یحیی پالیزدار، مدیرعامل شرکت پشتیبانی و توسعه فناوري و نوآوري فولاد مبارکه، به عنوان مدیر پنل ضمن خوش

 
آمدگویی به طرح مسئله درباره نقش زیست بوم نوآوري در آینده صنعت فولاد ایران پرداخت. 

پس از آن رضا انصاري، استاد دانشگاه و نماینده سابق مجلس، با اشاره به سخن مقام معظم رهبري درباره صنعت مبنی بر اینکه باید یک
فکري براي صنعت کشور کرد که دچار آفت مونتاژ کاري شده است، اظهار کرد: کشور کره در سال هاي اخیر موفقیت خوبی در صنعت سازي

 
داشته است و می توان صنعت فولاد آن را به نوعی با صنعت فولاد ایران همزاد دانست. 

لزوم اجراي کامل اکوسیستم نوآوري در کشوروي افزود: وقتی موفقیت اکوسیستم کارآفرینی کره را نگاه می کنیم متوجه می شویم که تحت
تاثیر نظام نوآوري آن ها نیز است. مدل هاي خوبی در زمینه نوآوري براي نگاه به آینده در این حوزه وجود دارد. ضرورت دارد در صنعت

 
فولاد ایران در زمینه شکل گیري اکوسیستم نوآوري حرکت هایی انجام دهیم. 

نماینده سابق مجلس گفت: ما از منظر مبانی قانونی، تجارب صنعتی و مبانی علمی درمی یابیم که باید به سمت نوآوري با هدف ارتقاي

 
مزیت رقابتی حرکتی کنیم. 

شرکت هاي دانش بنیان در اقتصاد ایران نقش اساسی ندارندمحمود نیلی احمدآبادي اظهار کرد: شرکت هاي دانش بنیان هنوز در اقتصاد
ایران نقش اساسی ندارند. علت اینکه کشورهایی مانند ژاپن پیشرفت می کنند اما در ایران مشکل داریم این است که ما بخش هایی از

 
اکوسیستم آن ها که راحت تر است به کشور وارد می کنیم نه همه اجزاي اکوسیستم را. 

رئیس سابق دانشگاه تهران گفت: اکوسیستم نوآوري به یک شبکه و اتصال آزادانه بین شرکت ها و سایر بخش ها گفته می شود که با

 
اشتراك گذاري دانش نسبت به توسعه محصول یا خدمت نوآورانه اقدام می کند. 

وي با تاکید به اهمیت شبکه سازي در اکوسیستم نوآوري گفت: این شبکه باید درون سازمان ها و میان شرکت ها به صورت آزادانه برقرار

 
شود تا دانش و تجربیات میان این بخش ها جاري شود. 



اتصال نوآوري به «تقاضا» ضروري استمحمد ناظمی هرندي، معاون تکنولوژي شرکت فولاد مبارکه اظهار کرد: وصل شدن نوآوري به تقاضا
یک مبحث کلیدي است. گاهی در اجراي تصمیمات خود موفق نمی شویم زیرا ملاحظات واقعی محیط کسب و کار خودمان را نگاه نمی
کنیم. فولاد مبارکه آنچه از دانش و تجربه کسب کرد در محصولات خود به نتیجه رساند و توفیقات بسیاري در نزدیک به 3 دهه فعالیت خود

 
کسب کرده است. 

وي افزود: در این مسیر مشارکت کارکنان جدي گرفته شد و بخشی از موفقیت فولاد مبارکه مربوط به همین مسئله است. نوآوري مفهومی

 
جدیدي براي بنگاه نیست. 

معاون تکنولوژي شرکت فولاد مبارکه با اشاره به لزوم همکاري صنعت و دانشگاه گفت: مسائل بزرگی با کمک بخش دانشگاه حل شده است و
امروز به نقطه اي رسیدیم که در صنعت فولاد مانند 20 سال گذشته نمی توان تصمیم گرفت و اقتضائات این صنعت تغییر کرده است. امروز

 
با صنعتی مواجه هستیم که یک تصمیم اشتباه می تواند خسارات به مراتب بیشتر از گذشته در بر داشته باشد. 

ناظمی هرندي اظهار کرد: آیا فولاد مبارکه در آینده براي توسعه کسب وکار خود الزاما باید به فعالیت در صنعت فولاد بپردازد یا می تواند به
بخش هاي دیگر نیز وارد شود یعنی نوآوري در عرصه کسب وکار نیز می تواند تجلی یابد یا خیر. پاسخ به این سوالات در تعیین مسیر تعیین

 
کننده است. 

لزوم بهره برداري از دو بال براي بقامهدي محمدي، دبیر سابق ستاد توسعه فناوري هاي حوزه اقتصاد دیجیتال و هوشمندسازي معاونت
علمی و فناوري ریاست جمهوري، نیز در این پنل علمی اظهار کرد: باید دید نوآوري آیا به بقاي ما پیوند خورده است یا خیر؟ از دهه 1990
در دنیا اتفاقی در حال رخ دادن است که ناچار شدیم براي آن مفهوم تولید کنیم. تغییر و تحولات در دنیا سرعت گرفت و نسل هاي صنعتی

 
مختلف نشان دهنده این مسئله است. در چنین شرایطی زمانی انسان و شرکت بقا پیدا می کند که پیوسته در حال یادگیري است. 

وي افزود: هوشمندسازي و دیجیتال کردن در حال تحت تاثیر قرار دادن همه صنایع به ویژه صنعت فولاد است. براي بقا اکنون نیازمند دو
بال هستیم؛ حفظ و بهینه سازي محصولاتی که در فاز بهره برداري هستند و سبد اکتشاف به منظور کشف فرصت هاي پیش رو. شرکت ها

 
در طول زمان به این نتیجه رسیدند که نمی توانند صرفا با توانمندي هاي خودشان این دو سبد را بسازند زیرا تحولات بسیار سریع هستند. 

پنل «نقش زیست بوم نوآوري در آینده صنعت فولاد ایران» به میزبانی شرکت پشتیبانی و توسعه فناوري و نوآوري فولاد مبارکه برگزار شد.



بزرگ ترین کارخانه تولید آرد بابل افتتاح شد

منبع: ایرناشماره خبر:  337  |  تاریخ: 1400/11/21

ساري - ایرنا - بزرگ ترین کارخانه تولید آرد بابل با سرمایه گذاري 40 میلیارد تومانی بخش خصوصی روز پنجشنبه همزمان با دهه
فجر با حضور استاندار مازندران افتتاح شد.

ساري - ایرنا - بزرگ ترین کارخانه تولید آرد بابل با سرمایه
گذاري 40 میلیارد تومانی بخش خصوصی روز پنجشنبه

 
همزمان با دهه فجر با حضور استاندار مازندران افتتاح شد. 

به گزارش ایرنا ، استاندار مازندران در مراسم افتتاح این
کارخانه که در روستاي بیشه سر واقع است ، گفت: سرمایه
گذاري بخش خصوصی زمینه ساز سرعت بخشی در تحقق

 
برنامه هاي اقتصادي مازندران است. 

سید محمود حسینی پور افزود : امروز با استفاده از ظرفیت بخش خصوصی یک کارخانه مهم در مازندران افتتاح شد و حمایت از این رویه به

 
صورتی جدي ادامه خواهد داشت. 

وي با اظهار این که مازندران 12 درصد از سبد غذایی کشور را تامین می کند و با استفاده از ظرفیت هاي بخش خصوصی می توانیم به 25
تا 30 درصد افزایش دهیم ، گفت : با مکانیزه کردن کشاورزي و حمایت از تولید کننده این آمار دست یافتنی است و به کشور هاي آسیاي

 
میانه هم می توانیم صادرات خوبی داشته باشیم. 

استاندار مازندران افزود : امروز مازندران نیازمند همگرایی در حوزه اقتصاد و تولید است چون ما تمامی شاخص هاي مثبت براي رونق تولید را

 
اعم از آب و خاك وآب و هوا در اختیار داریم. 

وي ادامه داد : برخی از زمین هاي موجود در مازندران که بدون استفاده است و یا اینکه استفاده بهینه از آن نمی شود باید به مدار تولید

 
برگردد و همانند گذشته تولید گندم در مازندران رونق بگیرد. 

فرماندار بابل هم در مراسم گفت : با بهره برداري از این کارخانه که در زمینی به مساحت 16 هزار متر مربع احداث شده 30 نفر به صورت

 
مستقیم مشغول کار شده اند. 

قربانعلی ولیزاده بورا افزود : از مجموع 40 میلیارد سرمایه گذاري انجام شده در این کارخانه تولیدي، 32 میلیارد تومان آورده شخصی و

 
هشت میلیارد تومان تسهیلات بانکی بوده است. 

وي گفت که با تامین گندم این کارخانه نه تنها ظرفیت اشتغال در این مجموعه افزایش می یابد ، بلکه آرد با کیفیت به دست مصرف کننده

 
می رسد. 



ولیزاده بور با اظهار این که در حال حاضر یکی از اولویت هاي شهرستان تکمیل طرح هاي نیمه تمام بالاي 80 درصد است ، افزود که در این

 
راستا حمایت از بخش خصوصی وسرمایه گذار در اولویت برنامه هاي شهرستان قرار دارد. 

فرماندار بابل یکی از برنامه هاي دولت را حمایت از تولید پایدار در روستاها برشمرد و گفت که امسال با استفاده از ظرفیت کمیته امداد و

 
بهزیستی 56 میلیارد تومان براي طرح هاي اشتغالزا در شهرستان برنامه ریزي شده بود که از این میزان 85 درصد محقق شده است. 

وي افزود: همچنین در سال جاري براي رونق تولید و ایجاد اشتغال 14 میلیارد تومان از صندوق کارآفرینی امید و 29 میلیارد تومان از بنیاد

 
برکت در حوزه اشتغال به خصوص در بخش گلخانه اي در بابل سرمایه گذاري شده است. 

 
در دهه فجر امسال 25 طرح عمرانی ، تولیدي و ورزشی در بابل با اعتبار بیش از 80 میلیارد تومان افتتاح و مورد بهره برداري قرار گرفت. 

 
برچسب ها 

 
- واحد تولیدي 

 
- مازندران 

 
- بابل 

- دهه فجر



تربیت تکنسین هاي مهارتی زمینه ساز ایجاد اشتغال و کارآفرینی است

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  338  |  تاریخ: 1400/11/21

نقدي گفت: دانشگاه فنی و حرفه اي با تربیت تکنسین ها و مهندسان زمینه هاي لازم را براي کسب مهارت، ایجاد اشتغال و
کارآفرینی براي جوانان فراهم می کند.

باشگاه خبرنگاران جوان سمنان - رضا نقدي رئیس دانشگاه
فنی و حرفه اي استان سمنان گفت: اشتغال65 درصد فارغ
التحصیلان این دانشگاه گذراندن دروس مهارتی قبل از ورود به

 
دانشگاه در هنرستان و کارودانش است. 

برگزاري 70 درصد دروس دانشجویان در کارگاه و آزمایشگاه
هاي دانشگاه فنی و حرفه اي، برخورداري از اساتید در سطح

 
این دانشگاه ست. 

دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان در حال حاضر با داشتن بیش از 3500 دانشجو و 4 دانشکده در شهرستان هاي سمنان، شاهرود و
امیرآباد دامغان با هدف تربیت نیروي انسانی متخصص، کارآفرین و متناسب با فرصت هاي جدید شغلی براي پاسخگویی به نیاز هاي بازارکار

 
در حوزه هاي مهارتی و تکنولوژي و همچنین افزایش اشتغال مولد و کاهش بیکاري، رسالت و ماموریت خود را دنبال می کند. 

انتهاي پیام / ن



ذخیره سازي مناسب سیب زمینی مورد نیاز بازار در کشور

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  339  |  تاریخ: 1400/11/21

فصل اقتصاد - معاون امور زراعت وزارت جهاد کشاورزي، از ذخیره سازي مناسب سیب زمینی در کشور خبر داد و گفت: نیازي به
واردات سیب زمینی نیست و نیاز کشور به سیب زمینی در داخل مرتفع می شود.

فصل اقتصاد - معاون امور زراعت وزارت جهاد کشاورزي، از
ذخیره سازي مناسب سیب زمینی در کشور خبر داد و گفت:
نیازي به واردات سیب زمینی نیست و نیاز کشور به سیب

 
زمینی در داخل مرتفع می شود. 

به گزارش روز پنجشنبه وزارت جهاد کشاورزي، «علیرضا
مهاجر» در بازدید از سردخانه و انبارهاي ذخیره سیب زمینی،
از ذخیره سازي بیش از 400 هزار تن سیب زمینی باکیفیت
در سردخانه ها و انبارهاي همدان خبرداد و افزود: در حال

حاضر علاوه بر همدان، در استان هاي اصفهان، اردبیل، کردستان و کرمانشاه که کشت سیب زمینی انجام می شود به مقدار مورد نیاز سیب

 
زمینی ذخیره شده است. 

 
وي بیان کرد: سیب زمینی ذخیره شده در کشور نه تنها براي مصرف کشور کافی است، بلکه زمینه صادرات آن نیز فراهم خواهد شد. 

مهاجر همچنین با اشاره به آغاز برداشت سیب زمینی از جنوب کرمان، هرمزگان و بوشهر، خاطرنشان کرد: بازار سیب زمینی اشباع شده است

 
و احتمال صادرات سیب زمینی مازاد وجود دارد. 

به گفته وي، امیدواریم بتوانیم با کمک سیب زمینی کاران بسیار پیشرفته استان همدان و دیگر استان ها، بازار سیب زمینی را در تعادل نگه

 
داریم. 

معاون امور زراعت وزارت جهاد کشاورزي، در رابطه با گرانی سیب زمینی در مقطعی کوتاه در کشور گفت: با توجه به وقوع سیل در استان

 
هاي جنوبی، قیمت سیب زمینی در بازار با نوسان مواجه شد که در حال حاضر این مشکل رفع شده است. 

وي افزود: در نظر داریم به منظور تسهیل در ارائه محصولات کشاورزي و کنترل قیمت ها، عرضه مستقیم محصولات کشاورزي را در بازارچه

 
ها راه اندازي کنیم. 

بنابر این گزارش، طرح سردخانه 5000 تنی با سرمایه گذاري 200 میلیارد ریالی و اشتغال زایی براي 10 نفر در شهرستان بهار با حضور
مهاجر معاون وزیر و منصور رضوانی جلال رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان همدان و دیگر مسئولان استانی، افتتاح شد.



آغاز عملیات اجرایی چهار طرح عمرانی و زیربنایی در منطقه ویژه اقتصادي

پارسیان

منبع: روزنامه صبح ساحلشماره خبر:  340  |  تاریخ: 1400/11/21

به مناسبت دهه فجر عملیات اجرایی چهار طرح بزرگ
زیربنایی و عمرانی با اعتبار 2هزار 290 میلیارد ریال در منطقه
ویژه اقتصادي پارسیان عصر پنجشنبه با حضور استاندار

 
هرمزگان آغاز شد. 

به گزارش صبح ساحل و به نوشته ایرنا، مهدي دوستی در
مراسم کلنگ زنی این طرح ها گفت: با تکمیل و بهره برداري

 
از این طرح ها، براي 103نفر اشتغال ایجاد می شود. 

وي افزود: طرح تاسیسات زیربنایی شامل احداث خیابان هاي

 
پیرامونی، ساختمان هاي اداري و پست برق یکی از طرح هاي امروز است که با اعتبار 430میلیارد ریال کلنگ زنی شد. 

وي بیان داشت: ایجاد گره ترافیکی به منظور ایجاد راه دسترسی به انبار سالکو، آب شیرین کن و ورودي بندر دیگر پروژه اي بود که با اعتبار

 
بیش از یک هزار و 310میلیارد ریال عملیات احداث آن آغاز شد. 

همچنین همزمان با سفر دوستی به پارسیان، کلنگ پروژه کنترل سیلاب سایت بندري (جنوبی) منطقه ویژه اقتصادي پارسیان نیز با اعتبار

 
بیش از 515میلیارد ریال به زمین زده شد. 

 
عملیات اجرایی پست برق 20 کیلوولت در منطقه ویژه اقتصادي صنایع انرژي بر پارسیان نیز با حضور استاندار هرمزگان آغاز شد. 

 
اعتبار پیش بینی شده براي اجراي این پروژه 35میلیارد ریال است که با راه اندازي آن براي 30نفر اشتغال ایجاد می شود. 

منطقه ویژه اقتصادي پارسیان به دلیل قرارگیري در 40 کیلومتري عسلویه و 17 کیلومتري فرودگاه عسلویه، نزدیکی به مخزن گازي پارس

 
جنوبی، یکی از مناطق ویژه منحصر بفرد در سطح کشور است که در محل اتصال سه استان هرمزگان، بوشهر و فارس قرار گرفته است. 

این منطقه در غربی ترین نقطه استان هرمزگان، شرقی ترین نقطه بوشهر و جنوبی ترین منطقه استان فارس قرار دارد و به دلیل قرارگرفتن
در مسیر کریدور انتقال گاز سراسري خط هفتم، خط انتقال میعانات گازي به ستاره خلیج فارس و سایر میدان هاي گازي ونفتی، این منطقه
در موقعیت طلایی براي سرمایه گذاري قرار گرفته و براي تولید بیش از 14 میلیون تن محصولات پتروشیمی، چهار میلیون تن فولاد، هزار و

 
400 تن پودر آلومینا، پنج هزار مگاوات برق و آب شیرین کن 750 هزار مترمکعبی طراحی شده است. 

 
نظر کاربران ثبت نظر شما 

 
براي این مطلب تا کنون نظري ثبت نشده است. 

 
 200 / 0

 
ثبت نظر 

 
- نظر شما پس از بررسی و تایید منتشر خواهد شد. 

- لطفا از بکاربردن الفاظ رکیک، توهین و تهمت به اشخاص حقیقی و حقوقی خودداري کنید.





تصویب «قانون عملیات بانکداري بدون ربا» شاه بیت تحولات بانکی پس از انقلاب/

نظام بانکی تحریم ها را مدیریت کرد

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  341  |  تاریخ: 1400/11/21

فصل اقتصاد - مدیرعامل بانک صادرات از دستاوردهاي نظام بانکی پس از پیروزي انقلاب اسلامی می گوید که شاه بیت آن تصویب
«قانون عملیات بانکداري بدون ربا» و توانایی نظام بانکی براي مدیریت شرایط سخت تحریم ها است.

فصل اقتصاد - مدیرعامل بانک صادرات از دستاوردهاي نظام
بانکی پس از پیروزي انقلاب اسلامی می گوید که شاه بیت آن
تصویب «قانون عملیات بانکداري بدون ربا» و توانایی نظام

 
بانکی براي مدیریت شرایط سخت تحریم ها است. 

به گزارش فصل اقتصاد، براي مرور دستاوردهاي نظام بانکی
پس از پیروزي انقلاب اسلامی با حجت اله صیدي، مدیر عامل
بانک صادرات ایران به گفت و گو نشستیم. صیدي از تحول

نظام بانکی در سالهاي پس از پیروزي انقلاب می گوید که تصویب «قانون عملیات بانکداري بدون ربا» به عنوان چارچوبی مترقی، سرآغازي
بر آن بود. در گام بعد، تقویت مزیت هاي نسبی کشور و تأمین مالی صنایعی از قبیل فولاد، سیمان، مواد غذایی، نفت، گاز و پتروشیمی قرار
داشت که به استقلال اقتصادي به عنوان ساحتی از استقلال در مفهوم انقلابی و همه جانبه آن یاري رساند؛ مسیري که هر چند با موانعی
چون جنگ تحمیلی و تحریم هاي ظالمانه مواجه بود، اما با اصلاح ساختار و ارتقاي استانداردهاي نظام بانکی و استفاده حداکثري از فناوري
هاي نوین طی شد. او چشم انداز پیش روي نظام بانکی را که در افق گام دوم انقلاب معنا می یابد، با دو مفهوم حمایت از تولید و گسترش
عدالت اجتماعی همساز می انگارد ؛ دو مفهومی که بانک صادرات ایران با توجه به حضور همیشگی در متن مردم براي هریک طرح ها و
محصولاتی نو عرضه داشته و برآن است که علاوه بر اصالت عدالت به عنوان یکی از اصلی ترین آرمان ها، تأمین مالی مردم کم برخودار و کم

 
درآمد کمک می کند تا پیشرفت اقتصادي نیز بهتر و سریعتر در دسترس قرار گیرد. 

فارس: نظام بانکی ما پس از پیروزي انقلاب اسلامی تا چه حد متحول شد و چقدر توانست با اهداف و آرمان هاي انقلاب همسو و منطبق

 
شود؟ 

صیدي: انقلاب اسلامی مبتنی برآموزه ها و اصول دین مبین اسلام و شعارهاي کلیدي آن استقلال، آزادي و جمهوري اسلامی بود. طبیعی
است که بعد از پیروزي انقلاب و برقراري نظام جمهوري اسلامی که مؤلفه ها و تعاریف خود را دارد و تدوین قانون اساسی، نظام بانکی نیز
باید دچار تحول می شد و از انقلاب تأثیر می پذیرفت. یکی از مهمترین کارهایی که در همان سال هاي اول استقرار نظام جمهوري اسلامی
اتفاق افتاد، این بود که فقها با کار ویژه و منسجم در خصوص عقود اسلامی، قانون عملیات بانکداري بدون ربا را تدوین کردند که در سال 62

 
تصویب شد. 

صیدي: در اسلام و اقتصاد اسلامی چند مفهوم خیلی برجسته است و وقتی به قانون عملیات بانکی بدون ربا می نگریم، متوجه می شویم که
توجه خوبی به آنها شده است. یکی از این مفاهیم محاسبه سود واقعی و دیگري توزیع عادلانه سود است.در عملیات بانکی بدون ربا اولین
نکته در محاسبه سود واقعی این است که وقتی وجهی به یک فعالیت اقتصادي تخصیص پیدا می کند تا سودي حاصل شود، آن عملیات باید
واقعی باشد. دوم این که این سود بین شرکا یا افراد درگیر در آن فعالیت اقتصادي به صورت عادلانه توزیع شود. (می دانیم که عادلانه به
معنی مساوي نیست). این امر در قالب عقود معین محقق می شود که طرف هاي عقد ممکن است بانک و عامل(انجام دهنده فعالیت
اقتصادي) یا دو شریک باشند. مضاربه، مساقات، مرابحه و مشارکت از جمله این عقود هستند. با این که هر متن قانونی قابل نقد است، اما من



این قانون را قانون بسیار پیشرفته اي می دانم. یکی از نشانه هاي آن هم این است که تا امروز که بیش از 38 سال از جاري شدن قانون

 
عملیات بانکی بدون ربا می گذرد، نیازي به تغییر آن احساس نشده است. این قانون بحمداالله یکی از ثمرات انقلاب بود. 

فارس: یکی از مهمترین شعارهاي انقلاب اسلامی، استقلال بود. بانک ها براي کاهش وابستگی و افزایش خوداتکایی کشور در این بیش از

 
چهاردهه چه نقشی ایفا کردند و در دستیابی به آن چقدر موفق بودند؟ 

صیدي: بحث استقلال براي جمهوري اسلامی خیلی مهم است و بانک ها هم باید در همین مسیر حرکت کنند. در این بحث استقلال را در
حوزه اقتصاد در نظر می گیریم، اگرچه می توان در حوزه سیاست و فرهنگ و سایر حوزه ها هم به طور مبسوط گفت و گو کرد؛ اما از آنجایی
که در حوزه بانکداري بحث می کنیم، استقلال اقتصادي را مد نظر داریم. براي دستیابی به استقلال اقتصادي، لازم بود که زیرساخت هاي
کشور محکم شوند و براي این که کشور روي پاي خود بایستد، شاخص ها در حوزه اقتصاد کلان بهبود پیدا کند. باید از مزیت هاي نسبی
کشور استفاده و آنها را تقویت می کردیم و این ها نیاز به تأمین مالی داشت که نظام بانکی باید انجام می داد. به جاي این که خام فروشی
کنیم، باید به سمت ایجاد ارزش افزوده در معادن و ذخایر کشور می رفتیم. در فولاد کارهاي بزرگی شد؛ مثل فولاد مبارکه، فولاد خوزستان و
فولاد خراسان. الحمدالله الان در استان هرمزگان چند طرح بزرگ فولادي داریم که چند تا از آنها به بهره برداري رسیده است. براي این که
زنجیره فولاد تکمیل شود، باید از معادن، سنگ آهن استخراج می شد و فرآیند تبدیل به شمش فولادي را طی می کرد. بنابراین کارخانه
هاي آهن اسفنجی، گندله سازي، کنسانتره و امثال اینها ایجاد شد که این فعالیت ها نیاز به تأمین مالی داشت. بعد از آن به جاي واردات

 
ورق آهن از کره و روسیه براي تولید خودرو، تجهیزات و ماشین آلات، بانک ها کارخانه هاي فولاد را تأمین مالی کردند. 

اوائل انقلاب تولید سیمان کشور در حداقل میزان بود و در دهه 70 لازم بود به 56 تا 70 میلیون تن و تا امروز به 80 میلیون تن برسد که
تقریباً محقق شده است. کارخانه هاي سیمان با تأمین مالی بخش بانکی ایجاد شدند. در مواد غذایی خیلی مشکل داشتیم. حتی پنیر را از
دانمارك وارد می کردیم. وقتی جمعیت زیاد می شود، شیوه هاي سنتی تولید روستایی و خانگی براي جمعیت 50 تا 80 میلیونی جوابگو
نیست و انواع لبنیات باید به شیوه صنعتی تولید شود. بنابراین لازم بود شرکت هاي لبنی بزرگ تأسیس شود یا شرکت هاي موجود بزرگتر
شوند. نظام بانکی به داد اینها رسید و در حال حاضر کشور تولید کننده و صادر کننده انواع محصولات لبنی است که نقش نظام بانکی را در

 
این بخش برجسته می کند. 

 
فارس: در حوزه تأمین مالی مزیت نسبی کشور یعنی نفت و گاز و پتروشیمی چطور؟ 

صیدي: در این حوزه روشن است که هم اکتشاف باید صورت می گرفت و هم حفاري و استخراج. بعد از تکمیل فرآیندها باید به جاي صادرات
نفت خام و گاز، آنها را به فرآورده هاي بالادستی و پایین دستی و محصول نهایی تبدیل می کردیم. بنابراین ابتدا پالایشگاه ها و بعد شرکت
هاي پتروشیمی ایجاد شدند. پارس جنوبی در عسلویه اوج این کار بود. تأمین مالی این بخش را هم نظام بانکی به عهده گرفت و این پیشرفت

 
ها باعث شد که کشور در تحقق استقلال جلو برود. 

 
فارس: آیا از منظر نظام بانکی، شاخصی براي سنجش این کاهش وابستگی و تحقق مفهوم استقلال اقتصادي وجود دارد؟ 

صیدي: استقلال یک مفهوم نسبی است و مطلق نیست که با تعیین یک عدد بتوان تشخیص داد. در همه جاي دنیا مزیت نسبی برقرار است.
در ایران هم نظام بانکی به این روند کمک کرد و به جاي واردات محصولات متنوع، خودمان تولید کردیم و الان صادرکننده خیلی از
محصولات نهایی هستیم. زمانی گاز، ماده خام محسوب می شد و متانول محصول ؛ اما در حال حاضر متانول فروشی هم خام فروشی است و
باید آن را به یک محصول نهایی تبدیل کنیم. اتیلن و حتی پلی اتیلن را هم باید به سمت محصولات پایین دستی ببریم. در بخش هاي دیگر
این صنعت هم به جاي این که قطعات مختلف لوازم خانگی و خودرو را وارد کنیم، از محصولات متنوع پتروشیمی مختلف استفاده می شود.

 
این نقش نظام بانکی بود در تحقق شعار استقلال. 

فارس: اگر بخواهید در چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی، از چند دستاورد اصلی نظام بانکی براي مردم نام ببرید، به چه مواردي

 
اشاره می کنید؟ 

صیدي: دستاوردهاي نظام بانکی همین هاست. منبع اصلی بخش مهمی از تولید ناخالص داخلی که توسط کارخانجات و خدمات تامین می
شود، نظام بانکی است. تحولات زیادي هم در درون نظام بانکی اتفاق افتاده که از جمله آنها می توان به فناوري اطلاعات اشاره کرد. نظام
بانکی با این فناوري توانست روي پاي خودش بایستد. بانکداران خودشان برنامه نوشتند و نرم افزار تهیه کردند. در حال حاضر 80 میلیون نفر
جمعیت داریم. نزدیک به 200 میلیون کارت بانکی در دست مردم است و با این که زمان استاندارد متوسط نقل و انتقال تراکنش هاي بانکی
در دنیا هشت ثانیه است، در ایران این زمان کمتر است و حتی برخی اوقات پیامک انتقال وجه پس از دو ثانیه دریافت می شود. اینها

 
دستاوردهاي داخلی نظام بانکی در حوزه اصلاح ساختارهاست. 



پس از انقلاب اسلامی در نظام بانکی دو اتفاق مهم رخ داد؛ یکی عرضه سهام برخی بانک هاي بزرگ دولتی مانند بانک صادرات ایران، ملت و
تجارت در بورس و دیگري تأسیس بانک هاي خصوصی و این هر دو در نظام بانکی تحول آفرید. الحمدالله امروز چند بانک خصوصی قوي در
کشور داریم که پا به پاي بانک هاي دولتی و بورسی در حال فعالیت هستند. عمده این بانک ها به بورس وارد شدند و این موضوع باعث
شفافیت بیشتر شد. وقتی شرکتی را بورسی می کنیم، دو اتفاق می افتد؛ یکی شفافیت و دیگري افزایش پاسخگویی. اصولاً وقتی از نظام
جمهوري صحبت می کنیم، مردمسالاري و پاسخ خواهی مردم مطرح می شود و دولت باید پاسخگو باشد. بورسی کردن بانک ها و شرکت ها

 
موجب شد تا پاسخگویی در سطح بهتري قرار گیرد و کیفیت آن بالا برود. 

فارس: مدتی کوتاه پس از پیروزي انقلاب جنگ آغاز شد. نظام بانکی و از جمله بانک صادرات ایران در مواجهه با جنگ تحمیلی و پس از آن
تحریم هاي ظالمانه چه واکنش هایی از خود نشان داد، چطور به مقاوم سازي اقتصاد در برابر این تهاجمات کمک کرد و به چه نتایجی

 
رسید؟ 

صیدي: دشمن فهمیده بود که ضربه به کشور را از کجا آغاز کند. از همان ابتداي انقلاب دیدیم که از طریق گروهک ها از جمله منافقین
سعی داشت کشور را به هم بریزد و مغزهاي متفکر نظام را یکی پس از دیگري از میان بردارد تا به اهدافش برسد. موفقیت هاي انقلاب براي
دو گروه هزینه داشت. یکی براي ابرقدرت ها و استکبار جهانی و دیگري براي حکام مرتجع برخی کشورهاي منطقه که بیداري اسلامی رفته
رفته آنها را از پاسخگویی به ملت هایشان ناگزیر می کرد. اینها نمی خواستند مردم ایران و دیگر ملت ها به این بینش برسند. به همین دلیل
ترور و انفجار و ناآرامی و بلافاصله در پی آن هشت سال دفاع مقدس اتفاق افتاد و همه دنیا پشت سر عراق قرار گرفت تا زیرساخت هاي ایران
را تخریب کند. با این همه در دفاع مقدس اولاً ایران نگذاشت یک وجب از خاك کشور از دست برود و سرافراز از جنگ بیرون آمد و ثانیاً
بلافاصله همت کرد به آبادانی کشور، ساختن خرابی هاي ناشی از جنگ و سرمایه گذاري. عسلویه آغاز شد. افزایش ظرفیت سیمان،
پتروشیمی، مواد غذایی، نساجی و فولاد شروع شد. دشمنان براي ضربه زدن به این تحولات و پیشرفت، تحریم ها را آغاز کردند. دریافتند که
اگر نظام دریافت و پرداخت را فلج کنند، سیمان، خودرو سازي و سایر صنایع هم نمی توانند به فعالیت خود ادامه دهند. از این رو تحریم

 
نظام بانکی خیلی زودتر از سایر تحریم ها آغاز شد. 

در مورد تحریم ها دو منبع مهم وجود دارد که یکی کتاب «جنگ خزانه داري» نوشته معاون خزانه داري آمریکا در زمان جورج بوش و
دیگري کتاب «هنر تحریم ها»ست که توسط ریچارد نفیو نوشته شده است. در کتاب جنگ خزانه داري به صراحت تحریم نظام بانکی مورد
اشاره قرار گرفته و حتی چند سطر هم در خصوص تحریم بانک صادرات ایران نوشته شده است. نظام بانکی کشور تحریم را با همه سختی
اش توانست مدیریت کند. این تحریم ها در سال 2010 به اوج خود رسید . سوئیفت بسته و نقل و انتقالات محدود شد. پیشتر هم معامله با
دلار محدود شده بود. نظام بانکی اما با تمام سختی ها توانست دوام بیاورد و به فعالیت خود ادامه دهد. بانک صادرات ایران با توجه به این که
بیشترین تعداد شعب خارجی را در دنیا دارد، قطعا باید بیشتر ضربه می دید؛ اما در مقابل تدابیري را به کار بست و الحمدالله تاکنون موفق

 
شده به فعالیت و خدمت رسانی و تزریق پول به اقتصاد ادامه دهد. 

با اصلاح ساختاري که از چهار سال پیش آغاز شد، ساختار مالی بانک بهتر شد. بانکی که در سال 96 روزانه 10 میلیارد تومان زیان می داد و
نزدیک به 5/7 هزار میلیارد تومان زیان انباشته داشت، در حال حاضر بانک سود دهی شده، زیان انباشته خود را پوشش داده است و پروژه

 
هاي داخلی و خارجی را تأمین مالی می کند. اینها برخی از دستاوردهاي نظام بانکی در چهل و سه سال گذشته است. 

 
فارس: به نظرتان براي پایداري و افزایش این دستاوردها چه باید کرد؟ 

صیدي: دو نکته بسیار اهمیت دارد. یکی حمایت از تولید است. هرچه قدر از تولید حمایت کنیم، تولید ناخالص داخلی (مجموعه کالا و
خدماتی که در یک سال تولید می شود) بالا می رود که در بانک صادرات ایران این امر در اولویت قرار دارد و تلاش شده متناسب با منویات
مقام معظم رهبري که در سال هاي اخیر، همه ساله ابعاد مختلف تولید را مورد نظر قرار داده و ابلاغ فرموده اند، اقدامات خود را سامان دهد

 
و با طرح هاي طروت ، محیا ،کارا و محصولات مختلف بانکی براي تحقق این اهداف قدم هاي بزرگی بردارد. 

در کنار رونق تولید، فقرزدایی مطرح است. می دانید که تحقیقات و نظریه هاي توسعه اقتصادي نهایتاً به دو راهی توسعه و عدالت می رسد.
حتی برخی طرفداران یک نظریه افراطی معتقدند ایرادي ندارد برخی زیر چرخ هاي توسعه له شوند. البته معلوم است در چنین شرایطی
مردم فقیر له خواهند شد. زمانی که کارخانجات و برج ها ایجاد شود، دهک هاي اول فقیرتر می شوند و گاهی از بین می روند و این دسته از
توسعه گراها هم به آن اعتنایی ندارند؛ اما جمهوري اسلامی همواره توسعه را در کنار عدالت دیده و نه فقط اجازه نداده دهک هاي اول و دوم
له شوند، بلکه تلاش کرده از رفاهی حداقلی برخوردار باشند. تأمین مالی این طبقات در نظام بانکی یک ارزش است و مورد توجه قرار دارد.
ارزش و اهمیت این موضوع در بانک صادرات ایران به مراتب بیشتر است؛ چراکه بانک صادرات ایران یک بانک مردمی است و از زمان تأسیس



در 70 سال پیش در متن جامعه قرار داشته است. در همه شهرها و بخش ها و حتی مناطق دورافتاده شعبه تأسیس کرده است. این بانک
حتماً تسهیلات بخش هاي آسیب پذیر، اشتغال، کارآفرینی و ازدواج و اخیراً پرداخت وام بدون ضامن را با جدیت در دستور کار خود دارد. در
دوسال اخیر شیوع بیماري کرونا باعث شد تا کسب و کارها آسیب ببینند و درآمد و اشتغال مردم با مشکل مواجه شود. در چنین شرایطی
وام ودیعه مسکن تعریف شد. اینها بخشی از مأموریت هاي اجتماعی بانک صادرات ایران است. باید بدانیم که بدون وجود نشاط و گسترش
فقر در جامعه امکان توسعه وجود ندارد. مگر می شود در یک جامعه فقیر و بدون نشاط به فکر توسعه بود؟ بنابراین تأمین مالی مردم کم
برخودار و کم درآمد کمک می کند تا جامعه زنده تر باشد و بهتر بتوان توسعه ایجاد کرد و این مهم در کارنامه شبکه بانکی و از جمله بانک

 
صادرات ایران نمره قابل قبولی دارد. 

انتهاي پیام/



آزمایشگاه تخصصی جهاد دانشگاهی در شهر قاین افتتاح شد

منبع: ایرناشماره خبر:  342  |  تاریخ: 1400/11/21

بیرجند - ایرنا - آزمایشگاه تخصصی تشخیص طبی جهاد دانشگاهی با اعتبار 6 میلیارد تومان در دهمین روز دهه فجر با حضور
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار خراسان جنوبی در شهر قاین افتتاح شد.

بیرجند - ایرنا - آزمایشگاه تخصصی تشخیص طبی جهاد
دانشگاهی با اعتبار 6 میلیارد تومان در دهمین روز دهه فجر با
حضور معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار خراسان

 
جنوبی در شهر قاین افتتاح شد. 

به گزارش ایرنا معاون استاندار خراسان جنوبی که روز
پنجشنبه براي افتتاح طرح هاي عمرانی زیرکوه و قاینات به
این 2 شهرستان سفر کرد، این طرح را در شهرستان قاینات

 
افتتاح کرد و براي 11 نفر در شهر قاین اشتغال ایجاد شد. 

سرپرست فرمانداري قاینات گفت: امروز همزمان با دهمین روز دهه فجر بهره بردادي رسمی از پنج طرح عمرانی و خدماتی با اعتبار 17

 
میلیارد و 840 میلیون تومان در این شهرستان آغاز شد. 

حمیدرضا برات زاده افزود: طرح آبرسانی به روستاي گردتیغ از محل مجتمع آبرسانی گرماب یکی از این طرح هاست که با اعتبار 4 میلیارد و

 
500 میلیون تومان به بهره برداري رسید. 

 
وي اظهار داشت: با بهره برداري از این پروژه 30 خانوار از آب آشامیدنی سالم و بهداشتی بهره مند شدند. 

سرپرست فرمانداري قاینات گفت: دبستان 6 کلاسه شهید عبداالله نژاد روستاي شاهیک نیز با حضور معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی
استاندار خراسان جنوبی و نماینده مردم قاینات و زیرکوه در مجلس شوراي اسلامی و با اعتبار بالغ بر 2 میلیارد و 500 میلیون تومان افتتاح

 
شد. 

وي افزود: همچنین پروژه هاي دهیاري روستاي بیهود شامل اجراي جدول گذاري و بهسازي معابر با اعتبار 2 میلیارد و 840 میلیون تومان و

 
اقامتگاه بوم گردي این روستا با اعتبار 2 میلیارد تومان به بهره برداري رسید. 

 
خراسان جنوبی 11 شهرستان دارد و شهر قاین مرکز شهرستان قاینات در 110 کیلومتري بیرجند است. 

 
برچسب ها 

 
- افتتاح طرح 

 
- طرح هاي عمرانی 

- قاینات 



 
- خراسان جنوبی 

- دهه فجر



فرماندار: 41 طرح عمرانی و اقتصادي در میامی افتتاح و کلنگ زنی شد

منبع: ایرناشماره خبر:  343  |  تاریخ: 1400/11/21

شاهرود - ایرنا - فرماندار میامی گفت: 41 طرح عمرانی و اقتصادي در نهمین روز از دهه فجر با اعتباري بالغ بر 802 میلیارد ریال
در این شهرستان بهره برداري و یا عملیات اجرایی آن ها آغاز شد.

شاهرود - ایرنا - فرماندار میامی گفت: 41 طرح عمرانی و
اقتصادي در نهمین روز از دهه فجر با اعتباري بالغ بر 802
میلیارد ریال در این شهرستان بهره برداري و یا عملیات

 
اجرایی آن ها آغاز شد. 

احمد ملایري عصر پنجشنبه در حاشیه سفر استاندار سمنان
به این شهرستان و افتتاح طرح ها در گفت و گو با ایرنا افزود:
کارخانه خوراك دام و طیور شرکت تولیدي بازرگانی محب
نهاد کویر با ظرفیت تولید سالانه 14 هزار تن در ناحیه صنعتی
میامی با مساحت 17 هزار متر مربع و اشتغال مستقیم 10 نفر

 
کلنگ زنی شد. 

وي با بیان اینکه مجتمع خدمات رفاهی فطرس با مساحت 10 هزار مترمربع و با سرمایه گذاري 140 هزار میلیون ریال و اشتغالزایی 30 نفر
افتتاح شد، ابراز داشت: ساخت این مجتمع از اردیبهشت سال 99 آغاز شده بود و در این مجتمع، خدماتی چون بنزین، نفت و گاز، رستوران،

 
خدمات فنی خودرو و سوییت هاي اقامتی ارائه می شود. 

ملایري با اشاره به اینکه راه اندازي استخر سرپوشیده از دغدغه هاي جوانان و نوجوانان این منطقه بود، تصریح کرد: این مجموعه هفت هزار و
500 متر مربعی با اعتباري بالغ بر 70 میلیارد ریال ساخته شد که براي 12 نفر اشتغال ایجاد کرد، ساخت این مجموعه از سال 1392 شروع

 
شده بود. 

فرماندار میامی ادامه داد: پایگاه اورژانس جاده اي فرومد با اعتباري بالغ بر هشت میلیارد ریال و اشتغالزایی هشت کارشناس فوریت هاي

 
پزشکی که به صورت 24 ساعته مشغول فعالیت خواهد بود از دیگر طرح هاي افتتاحی در این شهرستان محسوب می شود. 

وي از افتتاح مجتمع خدمات رفاهی صدر آباد با مساحت 15هزار متر مربع و اشتغال مستقیم براي هفت نفر و غیر مستقیم پتج نفر که از
سال 1395عملیات اجرایی آن آغاز شده بود، خبر داد و گفت: بیشترین طرح هاي افتتاحی امسال به جهاد کشاورزي شهرستان میامی با 15

 
طرح و اعتباري بالغ بر 60 میلیارد ریال اختصاص دارد. 

ملایري اظهار داشت: اداره راه و شهرسازي 2 طرح با اعتباري بالغ بر 112 میلیارد ریال، اداره منابع طبیعی و آبخیزداري یک طرح با هزینه

 
21میلیارد و 670 میلیون ریال، بنیاد مسکن چهار طرح با اعتباري بالغ بر 12میلیارد و 140 میلیون ریال در دهه فجر امسال افتتاح کردند. 

فرماندار میامی افزود: در سطح دهیاري هاي بخش کالپوش و مرکزي نیز 6 طرح با اعتبار 30 میلیارد ریال، اداره امور عشایري یک طرح به
مبلغ یک میلیارد و 320 میلیون ریال، آب و فاضلاب یک طرح به مبلغ 85 میلیارد و 500 میلیون ریال، برق منطقه اي یک طرح به مبلغ
302 میلیارد و 840 میلیون ریال، توزیع برق هفت طرح به مبلغ 130 میلیارد و 770 میلیون ریال، کمیته امداد 2 طرح به مبلغ 24 میلیارد

 
ریال و نوسازي مدارس یک طرح به مبلغ 43 میلیارد ریال بهره برداري شد. 

وي با اشاره به اینکه 13 طرح عمرانی و اقتصادي در سطح شهرستان کلنگ زنی شد، ابراز داشت: عملیات اجرایی این طرح ها با اعتبار



 
437میلیارد و 830 میلیون ریال در بخش هاي مختلف آغاز شد. 

ملایري با اشاره به رشد 2 برابري طرح هاي کلنگ زنی در میامی، اظهار داشت: عملیات اجرایی طرح هاي اداره آب و فاضلاب با پنج طرح،
توزیع برق با 2طرح، اداره منابع طبیعی با 2طرح، شهرداري رضوان با یک طرح، نوسازي مدارس با یک طرح و اداره راه و شهرسازي با 2طرح،

 
آغاز شد. 

 
39 طرح با اعتبار 271 میلیارد و 560 میلیون ریال دهه فجر سال گذشته در میامی به بهره برداري رسید. 

 
شهرستان میامی با 2بخش مرکزي و کالپوش با جمعیتی حدود 40 هزارتن در شرق استان سمنان قرار دارد. 

 
برچسب ها 

 
- 22 بهمن 

 
- افتتاح طرح 

 
- طرح هاي عمرانی 

 
- میامی 

- دهه فجر



کلنگ ساخت 16 خانه بهداشت در بخش مرکزي نیکشهر به زمین زده شد

منبع: ایرناشماره خبر:  344  |  تاریخ: 1400/11/21

چابهار - ایرنا - همزمان با گرامیداشت ایام االله دهه فجر با حضور محمد بلوچ زهی بخشدار مرکزي، سرپرست شبکه بهداشت و
درمان شهرستان نیکشهر و جمعی از مدیران، کلنگ 16 خانه بهداشت در روستاهاي بخش مرکزي نیکشهر به زمین زده شد.

 چابهار - ایرنا - همزمان با گرامیداشت ایام االله دهه فجر با
حضور محمد بلوچ زهی بخشدار مرکزي، سرپرست شبکه بهداشت و درمان شهرستان نیکشهر و جمعی از مدیران، کلنگ 16 خانه بهداشت

 
در روستاهاي بخش مرکزي نیکشهر به زمین زده شد. 

بخشدار مرکزي نیکشهر روز پنجشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا اظهار داشت: با ساخت و تکمیل خانه هاي بهداشت کلنگ زنی شده

 
جمعیتی بالغ بر 10 هزار نفر از مردم روستاهاي بخش مرکزي نیکشهر از خدمات بهداشتی و درمانی بهره مند خواهند شد. 

محمد بلوچ زهی افزود: توسعه فضاهاي بهداشتی و دسترس مردم به امکانات درمانی مناسب در شرایطی که مردم در نقاط مختلف کشور

 
درگیر کرونا هستند یکی از نیاز هاي ضروري منطقه است. 

وي گفت: علاوه بر طرحهاي بهداشتی، همچنین تسهیلات زایمانی با همت خیران با اعتبار 400 میلیون تومان و 2 هزار و 400 خانوار بهره

 
مند در 28 روستا با جمعیت 10 هزار نفر از جمله طرح هاي مهم افتتاح شده در دهه فجر است. 

وي افزود: ساخت زمین چمن مصنوعی مینی فوتبال با 600 میلیون تومان اعتبار، 390 خانوار بهره مند در 8 روستا با جمعیت پنج هزار نفر و
بهره برداري از 150 واحد مسکن مددجویان کمیته امداد امام خمینی ره با 17 میلیارد و 250 میلیون تومان اعتبار از محل اعتبارات مبلغ

 
50 میلیون تومان تسهیلات بنیادمسکن و 65 میلیون تومان اعتبارات بلاعوض کمیته امداد از دیگر طرح ها بود. 

بخشدار مرکزي نیکشهر بیان کرد: بهره برداري خانه هلال دهستان چاهان، 25 واحدمسکن روستایی بنیاد مسکن با 2 میلیارد تومان اعتبار،
تولیدي شن وماسه بخش خصوصی با هشت میلیارد و 600 میلیون تومان اعتبار هزینه شده از محل آورده بخش خصوصی و تسهیلات
اشتغال روستایی و عشایري با ظرفیت سالانه 120 هزار تن و اشتغال مستقیم 12 نفر از جمله طرحهاي افتتاح شده در سطح این بخش است.

وي با اشاره به افتتاح شرکت تعاونی صنایع دستی آیینه هنر و صنعت در شهرنیکشهر، خاطرنشان کرد: توجه به ظرفیت هاي صنایع دستی و

 
توانمندي هاي محلی باعث رونق کسب و کار هنرمندان و ایجاد بازارهاي هدفمند می شود. 



وي گفت: اگر هنرهاي ظریف زنان و مردان استان سیستان و بلوچستان با طراحی هاي کم نظیر به سمت تولید کالاهاي کاربردي و مورد نیاز

 
مردم هدایت شود توسعه پایدار با تکیه بر توانمندهاي بومی و محلی محقق خواهد شد. 

وي با بیان اینکه در تعاونی آیینه هنر و صنعت نیکشهر 120 دانش آموز بطور مستقیم در زمان اوقات فراغت مشغول بکار خواهند شد، گفت:
این تعاونی با اعتباري بالغ بر 200 میلیون تومان از محل اعتبارات بخش خصوصی توسط اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی و با مشارکت

 
آموزشگاه صادقیه نیکشهر تشکیل شده است. 

وي ادامه داد: این شرکت تعاونی در راستاي کار آفرینی و عرضه محصولات دست ساز دانش آموزان از قبیل سوزن دوزي ، ترشی محلی و

 
بسته بندي مواد غذایی ایجاد شده است. 

 
 

 
برچسب ها 

 
- سیستان و بلوچستان 

 
- نیک شهر 

 
- دهه فجر 

 
پروندهٔ خبري 

- فجر انقلاب؛ 43 سال ایستادگی



پژوهش اجتماعی دانشگاهیان و صلح آفرینی در منطقه فرهنگی نوروز

منبع: قم پرسشماره خبر:  345  |  تاریخ: 1400/11/21

بخش نخست پنجمین همایش سالانه و اولین همایش بین المللی انجمن علمی صلح ایران با عنوان «دانشگاهیان و صلح آفرینی در
منطقه فرهنگی نوروز» با سخنرانی استادان 13 کشور ایران، چین، ترکیه، هندوستان، روسیه، قزاقستان، ازبکستان، افغانستان،

گرجستان، تاجیکستان،...

بخش نخست پنجمین همایش سالانه و اولین همایش بین المللی انجمن علمی صلح ایران با عنوان «دانشگاهیان و صلح آفرینی در
منطقه فرهنگی نوروز» با سخنرانی استادان 13 کشور ایران، چین، ترکیه، هندوستان، روسیه، قزاقستان، ازبکستان، افغانستان، گرجستان،
تاجیکستان، پاکستان، عراق و جمهوري آذربایجان، روز گذشته در دو نوبت صبح و عصر برگزار شد و استادانی از کشورهاي مختلف در

 
خصوص ارتباط صلح و نوروز، صلح و توسعه و نقش دانشگاهیان در ایجاد صلح به سخنرانی پرداختند. 

آنچه در این گزارش می خوانید مشروح سخنان «آزاد عبدالقادر صالح ولدبیگی» کارشناس ارشد حقوق بین الملل عمومی، مدرس دانشگاه و
پژوهشگر اربیل اقلیم کردستان عراق، «بهاره سازمند» دانشیار گروه مطالعات منطقه اي دانشگاه تهران و «علی صباغیان» استادیار گروه

 
مطالعات منطقه اي دانشکده حقوق و علوم سیاسی دانشگاه تهران است. 

 
پیشنهاد تشکیل اتحادیه نوروز در کشورهاي حوزه نوروز در چارچوب یک موافقت نامه منطقه اي 

مدرس دانشگاه اربیل پیشنهاد کرد با تشکیل اتحادیه نوروز میان کشورهاي حوزه نوروز در چارچوب یک موافقت نامه منطقه اي، اقداماتی
چون توسعه گردشگري و برداشتن ویزا و ایجاد بورس گردشگري در میان کشورهاي حوزه نوروز موجب توسعه ارتباطات و آشنایی با مراسم

 
نوروزي در کشورهاي مختلف این حوزه شود. 

«آزاد عبدالقادر صالح ولدبیگی» کارشناس ارشد حقوق بین الملل عمومی، مدرس دانشگاه و پژوهشگر اربیل؛ اقلیم کردستان عراق می گوید:
صلح به عنوان یکی از آرزوهاي بشر از دیرباز مطرح بوده و در اسناد بین المللی هم به آن اشاره شده است. براي مثال در ماده نخست منشور
سازمان ملل به مساله صلح و امنیت توجه شده و تحقق آن به عنوان یکی از اهداف مهم این سازمان شناخته می شود. همچنین در ماده 3

 
این منشور ذکر شده است که کشورهاي مختلف باید بتوانند از طریق تعامل و همکاري مشکلات خود را حل کنند. 

وي ادامه می دهد: آنچه بسیار اهمیت دارد، توجه به این نکته است که همگرایی در حوزه فرهنگ آسان تر از سایر حوزه هاست و یکی از امور
فرهنگی که زمینه همگرایی را بیش از پیش فراهم می کند، «نوروز» است که در سال 2003 از سوي سازمان یونسکو به عنوان میراث
فرهنگی ناملموس بشر به رسمیت شناخته شد. همچنین مجمع عمومی سازمان ملل نیز 21 مارس مصادف با روز عید نوروز را بر اساس

 
قطعنامه شماره A/RES/64/253 در سال 2010 به عنوان روز جهانی نوروز اعلام کرد. 

این مدرس و پژوهشگر به نقش دانشگاهیان در ترویج گفتمان صلح در حوزه نوروز پرداخته و اظهار می کند: جایگاه و نقش نخبگان علمی و
دانشگاهی براي یافتن سازوکارهاي مشترك و خلق زمینه هاي مناسب براساس استقرار صلح اهمیت دارد. دانشگاهیان در دنیاي امروز می
توانند موجد و پدیدآورنده تحولات، بینش ها و نگرش هاي مثبتی در زمینه استقرار صلحی پایدار باشند. به این صورت که از یک سو می

 
توانند بستر ایجاد دیپلماسی را فراهم آورند و از سوي دیگر همکاري هاي علمی و پژوهشی میان دانشگاه ها را افزایش دهند. 

در این خصوص، جی. ام مایکل روابط فرهنگی را به عنوان ابزاري براي دستیابی به صلح معرفی کرده و بر این باور است که فرهنگ صلح با



 
گسترش فعالیت هاي فرهنگی تحقق می یابد. 

وي در پایان به برخی فعالیت هاي فرهنگی حول موضوع نوروز که می توانند زمینه صلح و همگرایی بیشتر را فراهم کنند، اشاره کرده و می
گوید: می توان به تشکیل یک کنفدرالیسم یا اتحادیه به نام نوروز از کشورهاي حوزه نوروز پرداخت که در چارچوب یک موافقت نامه منطقه
اي تحقق یابد. همچنین توسعه گردشگري و برداشتن ویزا و ایجاد بورس گردشگري در میان کشورهاي حوزه نوروز به منظور توسعه ارتباطات
و آشنایی با مراسم نوروزي راهگشا خواهد بود. ترویج و احیاي فرهنگ جهانی نوروز و ترجمه آثار منتشر شده در این خصوص به زبان هاي
کشورهاي حوزه نوروز و دیگر زبان ها و تمرکز بر ادبیات و مراسم مشترك در این زمینه و احیاء و گسترش مراسم و نشست هاي سالیانه
نوروزي در کشورهاي حوزه نوروز به نحوي که هر سال یکی از کشورهاي حوزه نوروز میزبان مراسم بین المللی نوروز باشد، نیز از دیگر

 
اقدامات است. 

 
جایگاه ضعیف مطالعات صلح در دانشگاه هاي منطقه فرهنگی نوروز 

«بهاره سازمند» دانشیار گروه مطالعات منطقه اي دانشگاه تهران در مطالعه خود به جایگاه مطالعات صلح در دانشگاه هاي مهم کشورهاي
منطقه فرهنگی نوروز توجه کرده و به این یافته ها اشاره می کند که در جمهوري اسلامی پاکستان در مجموع دوره کارشناسی ارشد
مطالعات صلح و حل منازعه در دانشگاه هاي دفاع ملی، دانشگاه ملی علوم و تکنولوژي، دانشگاه پیشاور، دانشگاه منهاج در لاهور و در دانشگاه
اسلام آباد شاخه آباتاباد ارائه می شود. در افغانستان از سال 2014 تا قبل از روي کار آمدن دوباره طالبان، موسسه صلح ایالات متحده آمریکا
با دانشگاه هاي دولتی و خصوصی و همچنین وزارت تحصیلات عالی افغانستان براي ایجاد یک برنامه درسی مطالعات همکاري کرد. در بهار
2015، وزارت تحصیلات عالی یک برنامه درسی را براي تدریس به عنوان یک دوره دو واحدي تایید کرد. در سال 2016 موسسه صلح ایالات
متحده با پوهنتون (دانشگاه هاي دولتی) در هرات و ننگرهار همکاري کرد. ایجاد پارك صلح از سپتامبر 2016 در دانشگاه هرات و ورکشاپ و
نمایشگاه صلح در 27 خرداد 1396 در مرکز صلح پوهنتون هرات با حضور 25 شرکت کننده از 5 دانشکده این دانشگاه (حقوق و علوم

 
سیاسی، علوم اجتماعی، حقوق و علوم اسلامی، روزنامه نگاري و روابط عمومی) از دیگر اقدامات بود. 

وي ادامه می دهد: در جمهوري آذربایجان، دانشگاه خزر دوره کارشناسی ارشد مطالعات منازعه را برگزار می کند و کرسی حقوق بشر یونسکو
در دانشگاه دولتی باکو تاسیس شده است. همچنین بررسی همه دانشگاه هاي مهم در جمهوري ترکمنستان نشان داد که دانشگاه دولتی

 
توسعه و علوم انسانی و موسسه روابط بین الملل و دانشگاه بین المللی ترکی-ترکمن نیز این رشته را نداشتند. 

سازمند اظهار می کند: در جمهوري تاجیکستان بررسی ها نشان داد هیچ کدام از دانشگاه هاي مهم این کشور از جمله دانشکده روابط بین
الملل دانشگاه ملی تاجیک، دانشگاه تاجیک روسی، دانشگاه ملی خجند، دانشگاه ملی تاجیک در زمینه حقوق، تجارت و سیاست، دانشگاه
آسیاي مرکزي و دانشگاه دولتی خاروغ رشته صلح و حل منازعه را نداشتند. در جمهوري ارمنستان بررسی 25 دانشگاه یافته هاي جالبی را
به همراه داشت. نخست اینکه دانشگاه دولتی ارمنستان نه دانشکده حقوق داشت و نه دانشکده روابط بین الملل. البته دانشگاه آمریکایی
ارمنستان 4 کالج دارد که در کالج علوم انسانی و اجتماعی دانشگاه آمریکایی ارمنستان رشته حقوق بشر و عدالت اجتماعی در مقطع
کارشناسی ارشد تدریس می شود. همچنین در جمهوري ازبکستان بررسی 33 دانشگاه مهم نشان داد که حتی در دانشگاه دیپلماسی و

 
اقتصاد جهانی نیز رشته مطالعات صلح و حل منازعه تدریس نمی شود. 

وي ادامه می دهد: این بررسی در جمهوري ترکیه بررسی حکایت از آن داشت که دانشگاه آنکارا دوره کارشناسی ارشد مطالعات صلح و حل
منازعه اجرا می کند. دانشگاه ابن خلدون ترکیه نیز مرکز مطالعات صلح و حل منازعه دارد و در دانشکده علوم اجتماعی دانشگاه ساباجی
رشته تحلیل منازعه تدریس می شود و اما در جمهوري عراق نیز بررسی دانشگاه ها حاکی از این است که از سال 2017 انجمن امل با

 
همکاري برنامه عمران ملل متحد کرسی مطالعات صلح و تعارض را در دانشگاه بغداد ایجاد کرده است. 

سازمند در جمع بندي خود از وضعیت دانشگاه ها در پرداختن به موضوع صلح گفت: مطالعات صلح از جایگاه قابل توجهی در دانشگاه هاي



مهم منطقه فرهنگی نوروز برخوردار نبوده و آموزش عالی نقشی بسیار ناچیز در تقویت منطقه گرایی مبتنی بر تقویت فرهنگ صلح و
هنجارهاي فرهنگی نوروز در منطقه داشته است. مطالعات صلح از جایگاه قابل توجهی در دانشگاه هاي مهم منطقه فرهنگی نوروز برخوردار
نبوده و آموزش عالی نقشی بسیار ناچیز در تقویت منطقه گرایی مبتنی بر تقویت فرهنگ صلح و هنجارهاي فرهنگی نوروز در منطقه داشته
است. نقش اصلی مدیریت مناقشات و منازعات برعهده نهادها و کارگزاران دیپلماسی سنتی بوده و نه دیپلماسی جدید که دیپلماسی عمومی
و دیپلماسی علم و فناوري که به عنوان نمودهاي اصلی آن شناخته می شوند. همچنین پژوهش ها اثبات کرد که در کشورهایی هم که رشته

 
یا مرکز مطالعات صلح و حل منازعه ایجاد شده، عمدتا عوامل خارجی تاثیرگذار بوده است. 

 
مسؤولیت اجتماعی دانشگاهیان براي صلح آفرینی در منطقه نوروز 

«علی صباغیان» استادیار گروه مطالعات منطقه اي دانشکده حقوق و علوم سیاسی دانشگاه تهران می گوید: امروزه مسائلی همچون گسترش
وسیع، بین المللی شدن، افزایش ویژگی کارآفرینی تحت تاثیر توسعه فناوري هاي اطلاعات و ارتباطات و اصلاح برنامه هاي درسی براي
هماهنگ شدن با نیازهاي بازار بر کیفیت آموزش، استقلال دانشگاه ها، آزادي آکادمیک، تغییر نقاط تمرکز دانشگاهیان و مسؤولیت هاي
اجتماعی دانشگاه در قبال جامعه تاثیر گذاشته است و در این چارچوب مسؤولیت اجتماعی دانشگاه و دانشگاهیان به یک مفهوم داراي اهمیت
روزافزون به بخشی از مباحث درباره رقابت پذیري و پایداري در چارچوب جهانی شدن تبدیل شده است. در واقع، یکی از حوزه هاي مهمی
که دانشگاه ها و دانشگاهیان می توانند از منظر مسؤولیت اجتماعی در آن به ایفاي نقش بپردازند، عرصه صلح آفرینی است. مداخله
دانشگاهیان در عرصه صلح آفرینی ابعاد مختلفی همچون پیشگیري از ظهور منازعات، مدیریت و حل و فصل منازعات در صورت بروز هر گونه
منازعه و نیز اقدام تثبیت ساز در دوره بعد از منازعه دارد. در این زمینه دانشگاه ها و دانشگاهیان می توانند از طریق تقویت آموزش هاي
مربوط به صلح، همزیستی مسالمت آمیز و حل منازعه، هنجاري سازي هاي لازم براي صلح و صلح آفرینی، شبکه سازي در عرصه صلح

 
سازي، همکاري هاي پژوهشی در این عرصه و به مواردي دیگر از این دست اقدام کنند. 

صباغیان ادامه می دهد: دانشگاه و دانشگاهیان منطقه نوروز با توجه به نقش مرجعی که در جوامع دارند، می توانند از مسیرهایی همچون
آموزش، انجام پژوهش ها و برگزاري کارگاه هاي علمی به توسعه فرهنگ رواداري، احترام به حقوق بشر، همزیستی مسالمت آمیز و جلوگیري

 
از خشونت بپردازند. 

این استاد دانشگاه به نقش دانشگاهیان در کمک به توسعه براي پیشگیري از منازعه و تثبیت بعد منازعه پرداخته و بیان می دارد: رابطه بین
صلح و توسعه یک رابطه دو سویه است. از یک طرف ایجاد صلح بدون توسعه امکان پذیر نیست و از سوي دیگر توسعه بدون صلح تحقق
ناپذیر است.رابطه بین صلح و توسعه یک رابطه دو سویه است. از یک طرف ایجاد صلح بدون توسعه امکان پذیر نیست و از سوي دیگر توسعه
بدون صلح تحقق ناپذیر است. این ارتباط متقابل بین صلح و توسعه هم از لحاظ نظري مورد تحلیل قرار گرفته است و هم در اسناد مختلف
بین المللی بر آن صحه گذاشته شده است. براي مثال گزارش سال 2011 بانک جهانی در مورد «منازعه، امنیت و توسعه»، پیوند نظري بین
منازعات، مسائل امنیتی و توسعه را بررسی کرده است. همچنین قطعنامه 11 مارس 2014 مجمع عمومی سازمان ملل بر این نکته تاکید
کرده است که توسعه پایدار بدون صلح و صلح بدون توسعه وجود نخواهد داشت. در مصوبه سال 2016 اتحادیه اروپا نیز براي اصلاح مصوبه
سال 2014 در خصوص ایجاد یک ابزار کمک کننده به ثبات و صلح به ارتباط بین صلح و توسعه اشاره شده است و در شروع این سند تصریح
شده است که توسعه پایدار و ریشه کنی فقر نیازمند صلح و امنیت است. در عین حال بدون توسعه و کاهش فقر، صلح پایدار ایجاد نخواهد
شد. در این میان دانشگاه و دانشگاهیان منطقه نوروز از طریق کمک به توسعه پایدار، توسعه انسانی و امنیت انسانی می توانند نقش مهمی در

 
پیشگیري از منازعه داشته باشند. 

صباغیان همچنین به نقش میانجی گري دانشگاه و دانشگاهیان براي حل و فصل منازعات در منطقه نوروز توجه کرده و می گوید: دانشگاه و
دانشگاهیان منطقه نوروز به عنوان بخشی از مسؤولیت اجتماعی خود می توانند به ارائه فعالیت هاي میانجی گرایانه از طریق تسهیل توافق در

 
مورد اهداف مشترك بین طرف هاي درگیري به مدیریت و حل منازعات و صلح سازي کمک کنند. 



آپلود عکس

 
قم پرس منتظر دریافت اخبار و پیام هاي هموطنان عزیز می باشد. 



افتتاح 55 طرح عمرانی، خدماتی و کشاورزي در کرمانشاه

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  346  |  تاریخ: 1400/11/21

در نهمین روز از دهه مبارك فجر، 55 طرح عمرانی، خدماتی و کشاورزي در استان کرمانشاه به بهره برداري رسید.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز کرمانشاه، در بخش
گهواره 25 طرح، شامل تحویل کلید 23 واحد مسکونی
روستایی به مددجویان کمیته ي امداد امام خمینی، گازرسانی
به روستاي بابا شاه احمد با 30 خانوار جمعیت و طرح

 
روشنایی معابر شهر گهواره به بهره برداري رسید. 

در سنقرو کلیایی هم 14 طرح اصلاح و بهینه سازي شبکه ي
برق در 13 روستا و خط انتقال 20 کیلو ولت روستاي فارسینج

 
- طاهر اباد راه اندازي شد. 

مدرسه 3 کلاسه روستاي قمرالی با 190 متر مربع مساحت به
همت پیروز پرنون خیرمدرسه ساز و 9 طرح هادي و عمرانی

 
در روستا هاي دهستان چله شهرستان گیلانغرب نیز به بهره برداري رسید. 

کارگاه تولید پوشال با ظرفیت تولید صد تن پوشال در سال و اشتغالزایی 15 نفر، کارگاه تولید فیلتر هوا در روستاي آب باریک با اشتغال 10
نفر و ظرفیت تولید روزانه 3 هزار عدد و نیز بهسازي مسیر عشایري روستاي کلاوه براي سهولت تردد بیش از 200 خانوار عشایري و

 
دسترسی به 7 هزار هکتار از مراتع امروز در شهرستان سرپل ذهاب راه اندازي شد. 

همچنین از طرح گردشگري و بومگردي هم در روستاي قلعه زکریا با ظرفیت 8 تخت و نخستین موزه ي روستایی عروسک هاي آیینی

 
روانسر در روستاي کانی کچکینه شهرستان روانسر بهره برداري شد. 

 
در ثلاث باباجانی هم روبان افتتاحیه ي واحد تولید پوشاك با ظرفیت تولید سالیانه 350 هزار دست لباس و اشتغالزایی 50 نفر قیچی خورد. 

 
براي اجراي این طرح ها در مجموع بیش از 218 میلیارد و 700 میلیون ریال هزینه شده است. 

همچنین کلنگ طرح گردشگري سد جامیشان سنقروکلیایی بعنوان یکی از قطب هاي گردشگري این شهرستان با 80 میلیارد ریال اعتبار
اولیه امروز به زمین زده شد.



گسترش سرمایه گذاري با توسعه زیرساخت ها در منطقه ویژه اقتصادي لامرد

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  347  |  تاریخ: 1400/11/21

مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادي لامرد از گسترش سرمایه گذاري با توسعه زیرساخت ها به ارزش 20 هزار میلیارد ریال در این
منطقه خبر داد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما، مرکز فارس، احسان انصاري
گفت: این میزان سرمایه گذاري در طرح هاي زیرساخت
منطقه صورت گرفته که از جمله آن ها می توان به عملیات
اجرایی احداث زیرساخت هاي سیویل، احداث خط انتقال برق
132 کیلو ولت، احداث سوله انبار گمرك و سوله انبار منطقه و
هم چنین نصب و راه اندازي باسکول دوم منطقه ویژه، اشاره

 
کرد. 

وي افزود: از جمله سرمایه گذاري هاي جدید صورت گرفته در
منطقه ویژه اقتصادي لامرد، انعقاد قرارداد احداث دو مجتمع
پتروپالایشگاهی با حجم سرمایه گذاري بالغ بر 200 میلیون

 
دلار با مشارکت ستاد اجرایی فرمان امام و پیش بینی حضور دو پتروشیمی دیگر تا پایان سال است. 

 
انصاري گفت: با احداث و ایجاد پتروشیمی ها در منطقه شاهد تحول و رونق در تولید و ایجاد اشتغال پایدار خواهیم بود. 

مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادي لامرد گفت: دو طرح مهم و ملی از جمله خرید تضمینی آب از سرمایه گذار بخش خصوصی در قالب طرح
انتقال آب از خلیج فارس به منطقه ویژه اقتصادي لامرد و بسترسازي آن براي توسعه در سطح استان و کشور و همچنین عملیات احداث آزاد

 
راه لامرد به پارسیان براي سهولت دسترسی به اسکله بندر پارسیان از دیگر اقدامات برجسته منطقه اقتصادي لامرد و سازمان ایمیدرو است 

 
وي گفت: ارزش این طرح ها افزون بر 60 هزار میلیارد ریال تخمین زده می شود. 

انصاري در حوزه مسئولیت هاي اجتماعی منطقه ویژه اقتصادي لامرد نیز اظهار داشت: با مشارکت ایمیدرو مراحل اولیه اجراي طرح دو بانده

 
کردن جاده روبروي منطقه ویژه براي کاهش خطرات و حوادث جاده اي آغاز شده است. 

مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادي لامرد همچنین کمک و حمایت از روستا هاي مجاور آسیب دیده از سیل را در راستاي مسئولیت هاي
اجتماعی این منطقه دانست و گفت: در پی بارندگی هاي سیل آسا در لامرد و خسارت به مردم، منطقه ویژه اقتصادي لامرد عزم خود را در
جهت کمک به مردم روستا هاي همجوار جزم کرد و به همین منظور آبرسانی از منطقه ویژه به روستاي مجاور و احداث ساختمان مسکونی

 
براي دو خانواده آسیب دیده از سیل با اقدام خیرخواهانه ي پیمانکاران منطقه ویژه اقتصادي لامرد در دستور کار قرار گرفت. 

منطقه ویژه اقتصادي لامرد از مجموعه هاي تحت پوشش سازمان توسعه و نوسازي معادن و صنایع معدنی ایران (ایمیدرو) در جنوب استان
فارس و همجوار با دو استان هرمزگان و بوشهر (عسلویه) قرار دارد.



تجدید میثاق مدیران ارشد و کارکنان بانک ملی ایران با آرمان هاي امام راحل و

شهدا

منبع: کیوسک خبرشماره خبر:  348  |  تاریخ: 1400/11/21

مدیران ارشد و جمعی از کارکنان بانک ملی ایران به مناسبت ایام االله دهه مبارك فجر در مرقد مطهر معمار کبیر انقلاب اسلامی
حضور یافتند تا ضمن تجدید میثاق با آرمان هاي مقدس امام راحل (ره)، با قرائت فاتحه نسبت به مقام شامخ امام خمینی (ره) اداي

احترام کنند.به گزارش کیوسک خبر به نقل از (...) نوشته تجدید ...

مدیران ارشد و جمعی از کارکنان بانک ملی ایران به مناسبت ایام االله دهه مبارك فجر در مرقد مطهر معمار کبیر انقلاب اسلامی حضور
یافتند تا ضمن تجدید میثاق با آرمان هاي مقدس امام راحل (ره)، با قرائت فاتحه نسبت به مقام شامخ امام خمینی (ره) اداي احترام کنند.به

 
گزارش کیوسک خبر به نقل از (...) 

مدیران ارشد و جمعی از کارکنان بانک ملی ایران به مناسبت ایام االله دهه مبارك فجر در مرقد مطهر معمار کبیر انقلاب اسلامی حضور

 
یافتند تا ضمن تجدید میثاق با آرمان هاي مقدس امام راحل (ره)، با قرائت فاتحه نسبت به مقام شامخ امام خمینی (ره) اداي احترام کنند. 

به گزارش کیوسک خبر به نقل از روابط عمومی بانک ملی ایران، اعضاي هیات مدیره و دیگر مسئولان ارشد بانک با حضور در حرم مطهر
بنیانگذار انقلاب اسلامی همچنین با جانشین برحق و حافظ آرمان ها و سیره آن یار سفر کرده، حضرت آیت االله خامنه اي (مدظله) نیز
تجدید بیعت کرده و براي حفظ و گسترش انقلاب اسلامی با غلبه رویکرد اقتصاد مقاومتی در حوزه هاي مختلف اقتصادي و همچنین به کار
بستن نسخه رهایی بخش و تدبیر رهبر فرزانه انقلاب در مقوله اقتصاد مقاومتی براي مانع زدایی از تولید در سال «تولید؛ پشتیبانی ها، مانع
زدایی ها» و پیشبرد و حفظ منافع اقتصادي ، ایجاد اشتغال تام و مولد و توسعه روزافزون اقتصاد ملی و همچنین پیروي از سیاست هاي

 
رئیس جمهور محترم و ولایت مدار عهد و پیمان بستند. 

در این مراسم عباس شفیعی رئیس هیات مدیره بانک ملی ایران با گرامیداشت یاد و خاطره امام راحل(ره) گفت: نام و عظمت حضرت

 
امام(ره) در تاریخ فراموش نخواهد شد و ایشان در قلب همه مردم آزاده جهان جاي دارند. 

وي افزود: پیام امام راحل (ره) و شهیدان سرافراز، ایستادگی و جهاد است و کارکنان بانک ملی ایران با تأسی به این فرهنگ است که توانسته

 
اند در جهاد اقتصادي گام هاي بلندي بردارند. 

حسن مونسان عضو هیات عامل بانک ملی ایران نیز در این مراسم ضمن تبریک ایام االله دهه فجر گفت: حضور همکاران ما در این مکان

 
مقدس نشان دهنده تجدید بیعت با حضرت امام(ره) و آرمان هاي والاي اوست. 

وي افزود: ما باید در راه خدمت رسانی به مردم عزیزمان گام هاي بلندتري را برداریم و همواره قدردان انقلاب و شهدا باشیم و در مسیر جهاد
اقتصادي مصمم تر قدم برداریم.



اختصاص خط اعتباري 20 هزار میلیارد ریالی بانک توسعه تعاون از جمله مهم ترین

اقدامات حوزه تعاون بوده است

منبع: کیوسک خبرشماره خبر:  349  |  تاریخ: 1400/11/21

حجت االله عبدالملکی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در مراسم افتتاح هم زمان 102 طرح تعاونی که به مناسبت دهه فجر و با
حضور معاون اول رئیس جمهور برگزار گردید اظهار داشت: تأمین مالی تعاونی ها از طریق اختصاص خط اعتباري بیست هزار

میلیارد ریالی از جمله مهم ترین تدابیر حوزه تعاون بوده است و بانک توسعه ...

حجت االله عبدالملکی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در مراسم افتتاح هم زمان 102 طرح تعاونی که به مناسبت دهه فجر و با حضور
معاون اول رئیس جمهور برگزار گردید اظهار داشت: تأمین مالی تعاونی ها از طریق اختصاص خط اعتباري بیست هزار میلیارد ریالی از جمله

 
مهم ترین تدابیر حوزه تعاون بوده است و بانک توسعه تعاون در (...) 

حجت االله عبدالملکی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در مراسم افتتاح هم زمان 102 طرح تعاونی که به مناسبت دهه فجر و با حضور معاون
اول رئیس جمهور برگزار گردید اظهار داشت: تأمین مالی تعاونی ها از طریق اختصاص خط اعتباري بیست هزار میلیارد ریالی از جمله مهم
ترین تدابیر حوزه تعاون بوده است و بانک توسعه تعاون در کنار نهادهاي توسعه اي بخش تعاون نقش مؤثري در دستیابی به سهم 25

 
درصدي در اقتصاد ملی دارند. 

کیوسک خبر ـ وي افزود: 975 تعاونی جدید با 23 هزار عضو و قابلیت اشتغال 20 هزار نفر در دولت سیزدهم شکل گرفته اند و 214 طرح

 
سرمایه گذاري تعاون شناسایی و معرفی شده اند. 

محمد مخبر معاون اول رئیس جمهور اظهار داشت: تعاون می تواند به عنوان حلقه اتصال بنگاه هاي تولیدي مطرح باشد و مشکلات و مسائلی

 
که حتی منجر به تعطیلی تولید واحدها شده است، از طریق تشکل ها و کار جمعی در قالب تعاون، قابلیت رفع پیدا می کند. 

وي افزود: سرمایه گذاري هاي گسترده اي در سطح کشور صورت پذیرفته است و برخی از طرح هاي کلان در میان مدت و بلندمدت به
بازدهی و اشتغال می رسند و در کنار این پروژه هاي عظیم، با مکانیزم تعاون در مشارکت دادن آحاد جامعه در اقتصاد و اتخاذ رویکرد مردم

 
محور و به کارگیري سرمایه هاي خرد نیز می توان نسبت به ایجاد رونق تولید و اشتغال در مناطق اقدام نمود. 

معاون اول رئیس جمهور خاطرنشان کرد: دولت آمادگی تدوین و ابلاغ مصوبات راهگشا براي تسهیل فعالیت تعاونی ها را دارد و چنانچه

 
مسائل و مشکلات تعاونی ها به صورت دسته بندي ارائه گردد، براي رفع آن ها مصوبات مؤثري را ابلاغ خواهیم نمود. 

مهدي مسکنی معاون تعاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی نیز در این مراسم گفت: 102 طرح تعاونی با قابلیت اشتغال 7081 نفر با سرمایه

 
گذاري 27 هزار میلیارد ریالی در این رویداد ملی افتتاح می شوند. 

وي افزود: باور مسئولین به تعاون و هدایت بخش مهمی از نقدینگی کشور به این بخش، می تواند موجب به کارگیري نیروي عظیم اقتصادي

 
مردم و رونق بزرگ اقتصادي شود، که نقش بانک توسعه تعاون و نهادهاي تخصصی بخش در این خصوص بسیار حائز اهمیت است. 

در این رویداد که با حضور حجت اله مهدیان مدیرعامل، سید باقر فتاحی رئیس و محمدجعفر ایرانی عضو هیات مدیره بانک توسعه تعاون
همراه بود، نمایشگاه توانمندي هاي بخش تعاون با هدف ارائه دستاوردهاي بانک توسعه تعاون و تعاونگران نیز برگزار شد.



متفاوت ترین ، کامل ترین و مدرن ترین مجتمع خدماتی، رفاهی و گردشگري در

کشور احداث خواهد شد

منبع: خبر فوريشماره خبر:  350  |  تاریخ: 1400/11/21

بمناسبت ایام االله دهه مبارکه فجر؛ کلنگ زنی بزرگترین مجتمع خدمات رفاهی و گردشگري کشور با سرمایه گذاري بخش خصوصی
در جاده اهواز- هفتکل به باغملک با حضور مسئولین استانی و محلی با شکوه خاصی برگزار شد.

بمناسبت ایام االله دهه مبارکه فجر؛ کلنگ زنی بزرگترین مجتمع خدمات رفاهی و گردشگري کشور با سرمایه گذاري بخش خصوصی

 
در جاده اهواز- هفتکل به باغملک با حضور مسئولین استانی و محلی با شکوه خاصی برگزار شد. 

 
 

سرمایه گذار بزرگترین مجتمع خدمات رفاهی و گردشگري کشور در آیین  کلنگ زنی این مجتمع با تبریک بمناسبت فرا رسیدن ایام االله
دهه فجر در جمع خبرنگاران گفت : با احداث این مجتمع به جرات می توان گفت ، متفاوت ترین و کامل ترین و مدرن ترین مجتمع

 
خدماتی رفاهی و گردشگري  در کشور احداث خواهد شد. 



 
 

به گزارش خبرنگار خبر فوري؛ علی افراشته گفت :  اعتبار اولیه این طرح هزار میلیارد ریال تخمین زده شده که از محل سرمایه گذاري

 
شخصی تامین خواهد شد. 

این کارافرین خوزستانی با اشاره به بحث  اشتغال زایی و تصویب طرح  در شوراي اشتغال استان اظهار کرد : مجوز  احداث این پروژه سال
گذشته به تصویب رسید  و دستور ساخت آن را ماه گذشته  از نهادهاي ذیربط اخذ کردیم. با احداث این مجمتع خدماتی ، رفاهی و

 
گردشگري براي 150 نفر به طور مستقیم و 250 نفر به طور غیر مستقیم شغل ایجاد خواهد شد. 

افزاشته با تقدیر از رویکرد حمایتی دولت آیت االله رییسی و استاندار خوزستان از سرمایه گذاران بومی  ادامه داد : فاز دوم  و سوم این پروژه

 
هم تا 250 نفر اشتغال زایی به طور مستقیم خواهد داشت. 

سرمایه گذار بزرگترین مجتمع خدمات رفاهی و گردشگري کشور ، اظهار داشت : این پروژه در 3 فاز مورد بهره برداري قرار می گیرد ، فاز
اول شامل  ؛  یک جایگاه سوخت (پمپ بنزین)  ،  یک جایگاه CNG ، سرویس کاري ماشین و تعمیرگاه ، تعویض روغن ، پنچرگیري و

 
خدمات جاده اي مانند : سرویس بهداشتی ، نمازخانه می باشد . 

 
افراشته افزود : فازدوم شامل ؛ رستوران ها هستند که شامل رستوران سنتی و فرنگی می باشند . 

 
 



این کارآفرین با تقدیر از پیگیري هاي مستمر و دلسوزانه دکتر ورناصري نماینده مردم مسجدسلیمان؛ لالی؛ اندیکا و هفتکل در مجلس
شوراي اسلامی در جهت تسریع در روند صدور مجوزات لازم جهت احداث این پروژه  ادامه داد : فاز سوم  شامل ؛ باغ ویلاها می باشد که این

 
مجتمع را نسبت به سایر مجتمع هاي کشور متمایز می کند . 

 
وي تصریح کرد : فاز اول پروژه تا 22 بهمن ماه سال آینده به بهره برداري می رسد. 

سرمایه گذار بزرگترین مجتمع خدمات رفاهی و گردشگري کشور ، افزود : فاز دوم و سوم پروژه هم سال هاي آتی مورد بهره برداري قرار

 
خواهد گرفت. 

 افراشته با اشاره به همکاري و همیاري مسئولین مربوطه در روند صدور مجوزات لازم جهت احداث این پروژه ، گفت : مسئولین محترم
استانی و محلی  تمام همکاري ها را با ما داشتند و انتظار داریم تا زمان بهره برداري از این مجتمع مساعدت؛ رهنمودها و حمایت هاي خود

 
را دریغ نکنند. 

سرمایه گذار بزرگترین مجتمع خدمات رفاهی و گردشگري کشور در پایان با اشاره بحث اشتغال زایی تاکید کرد : بدلیل کمبود فرصت هاي
شغلی در منطقه هفتکل؛ هدفمان این بود که یک اشتغالزایی پایداري در منطقه جهت استفاده از نیروهاي خلاق؛ جوان و پاي کار  ایجاد

 
شود. 

گفتنی است در این آیین  مهندس امیري زاده ؛ رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان خوزستان  ، حسین نظري ؛  معاون اشتغال و
کارآفرینی اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان خوزستان ،  مهندس موسوي رئیس سرمایه گذاري میراث فرهنگی استان  ؛  مهندس
قاسمی معاونت صنایع دستی  میراث فرهنگی استان خوزستان  ، سرهنگ سلطان زاده معاونت بهداشت و درمان  سپاه حضرت ولی عصر (
عج) فرماندار هفتکل، شهردار هفتکل  ، فرماندهی سپاه هفتکل،  رئیس سازمان تبلیغات اسلامی هفتگل ، فرمانده انتظامی هفتکل ، سران
قبایل و بزرگان شهرستان هاي ایذه ، باغملک و هفتکل ؛ جمعی از فرهیختگان؛ هنرمندان ؛ فعالان حوزه میراث فرهنگی و گردشگري و

 
اصحاب رسانه حضور داشتند. 



وزیر کار: بستر نقش آفرینی تعاونی ها را در تحول اقتصادي کشور فراهم می کنیم

منبع: میزانشماره خبر:  351  |  تاریخ: 1400/11/21

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: با توجه به ظرفیت هاي تعاونی ها در مردمی کردن اقتصاد، بستر لازم براي نقش آفرینی آنان
را فراهم می کنیم.

خبرگزاري میزان - بنا به اعلام مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی «حجت االله عبدالملکی» روز
پنجشنبه در آئین افتتاحیه همزمان 102 طرح بخش تعاون با حضور معاون اول رئیس جمهور، اظهار داشت: بر اساس گفتمان اسلام و

 
سفارش قرآن کریم، تعاون برترین و مهم ترین بستر براي حضور مردم در حوزه تحول اقتصادي کشور است. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی مساله ساماندهی صندوق هاي بازنشستگی و تأمین اجتماعی، اصلاح نظام مدیریتی شرکت هاي تابعه و رفع
فقر مطلق را نیز از دیگر دستور کار هاي وزارت مردم عنوان کرد و گفت: شاخص هاي بررسی عملکرد دستگاه هاي اجرایی در حوزه تعاون

 
نیز تدوین می شود. 

وي با بیان اینکه بیش از 60 میلیون نفر در امور معیشتی و رفاهی با این وزارتخانه در ارتباط اند، افزود: بر اساس سیاست هاي اقتصاد

 
مقاومتی، تأکید ویژه اي بر نقش آفرینی مردم در کارآفرینی و اشتغال وجود دارد. 

عبدالملکی با بیان اینکه از زمان شروع به کار دولت سیزدهم، چهار کلان پروژه در وزارت مردم آغاز شده است، بیان داشت: زیست بوم ملی

 
اشتغال جمهوري اسلامی ایران براي تعیین شرح وظایف و تقسیم کار میان دولت و مردم در دست انجام است. 

وي ابراز امیدواري کرد: در سومین سال گام دوم انقلاب اسلامی و با روي کار آمدن دولت مردمی، تسریع در حرکت ماندگار به سمت تشکیل

 
تمدن نوین اسلامی رقم خورده است. 

در این مراسم 102 طرح تعاونی با اعتبار 2 هزار و 734 میلیارد تومان و اشتغالزایی هفت هزار و 81 نفر در حوزه هاي تولیدي، خدماتی،

 
توزیعی و مسکن به بهره برداري رسید. 

 
- بیشتر بخوانید: 

 
- ظرفیت تولید میدان نفتی آزادگان جنوبی 15 هزار بشکه افزایش می یابد 

انتهاي پیام/



اراضی کشاورزي مازندران توسط قرارگاه خاتم زهکشی می شود/ افتتاح 59 پروژه

کشاورزي استان در دهه فجر

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  352  |  تاریخ: 1400/11/21

به گزارش خبرگزاري فارس از ساري، همزمان با ایام االله دهه
مبارك فجر، به صورت همزمان 59 پروژه بخش کشاورزي
امروز با حضور معاون وزیر جهاد کشاورزي، استاندار مازندران و

 
مسؤولان استانی به بهره برداري رسید. 

استاندار مازندران در آیین افتتاح از گلخانه هیدروپونیک
آنتوریم در شهرستان آمل با بیان اینکه متاسفانه دستاوردهاي
انقلاب اسلامی به خوبی به نسل جدید منتقل نشد، گفت:

امروز افتخار داریم در آستانه قرار گرفتن چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی پروژه هایی را در مازندران به بهره برداري می رسانیم

 
که این طرح ها بیش از 60 درصد حاصل دسترنج جوانان و نخبگانی است که بعد از انقلاب متولد شدند. 

وي ادامه داد: یکی از مهمترین مولفه هاي پیروزي انقلاب اسلامی، نقش موثر کشاورزان بوده است و امروزه کشاورزان به عنوان عنصر تولید

 
قدرت جمهوري اسلامی ایران شدند. 

استاندار مازندران افزود: تولید یکی از مولفه هاي اقتدار هر کشوري است و امروزه علی رغم همه سختی ها کشاورزان توانستند چهل و سه

 
سال تحریم آمریکا را با تولیدات خود به سینه دیوار بزنند. 

حسینی پور با بیان اینکه مازندران 12 درصد سبد غذایی کشور را در اختیار دارد و این ظرفیت قابلیت رشد بیشتر را دارد، گفت: مازندران
2.5 درصد سطح زمین کشاورزي کشور را دارد اما قدرت هوش بالاي مازندران می تواند متناسب با رشد صنعتی کشاورزي دنیا ارتقا پیدا

 
کند. 

وي اظهار کرد: هر کسی که مدعی انقلابی گري است باید در جهت تولید در کشور تلاش کند و تمام امکانات باید در اختیار تولید کشاورزي،
صنعت و گردشگري قرار گیرد چراکه مازندران یکی از استان هاي مستعد براي رشد و شکوفایی است و نباید جوان بیکار در استان داشته

 
باشیم. 

استاندار مازندران بیان کرد: در زمینه هاي علمی، فرهنگی، نظامی، دینی، اجتماعی رشد کردیم اما در حوزه اقتصاد عقب ماندیم و دلیلش

 
جاي خالی تفکر حاج قاسم سلیمانی بوده است. 

 
حسینی پور ادامه داد: بخش تولید بویژه در حوزه کشاورزي که اولویت اول ما در استان به شمار می رود از اهمیت بالایی برخوردار است. 

وي ادامه داد: باید از هر منظري به قدرت کشاورزي بنگریم و جوانانی که به دنبال شغل می گردند نباید تنها به دنبال پشت میزنشینی باشند

 
بلکه با کارآفرینی به تولید و ثروت آنها افزوده می شود. 



استاندار مازندران با بیان اینکه فلسفه حضور ما امروز در این واحد تولیدي حمایت از صنعت کشاورزي است و نگاه ما این است تحول عظیمی
باید در کشاورزي اتفاق بیفتد، گفت: در رقابت جدي با کشورهاي اطراف خود در حوزه کشاورزي قرار گرفتیم  و اگر نتوانیم از کشاورزي

 
سنتی به صنعتی عبور کنیم عقب خواهیم ماند. 

حسینی پور اظهار کرد: مازندران استعداد بالایی در حوزه کشاورزي دارد و می توان سبد غذایی را از 12 درصد به 25 درصد ارتقا دهد و این

 
امر نظراتی است که پژوهشگران حوزه کشاورزي بیان کردند. 

 
زهکشی اراضی کشاورزي مازندران توسط قرارگاه خاتم الانبیا 

علی اکبر متکان معاون وزیر جهاد کشاورزي ادامه داد: سیاست دولت و وزارت جهاد کشاورزي حضور سرمایه گذاران بخش خصوصی و غیر

 
دولتی شدن توسعه اقتصاد کشاورزي است که این برنامه را به طور جد دنبال می کنیم. 

وي نقش دولت را براي توسعه کشاورزي حمایتی توصیف کرد و ادامه داد : به همین منظور اغلب پروژه هاي افتتاحی امروز در مازندران

 
مربوط به بخش خصوصی است که در استان هاي دیگر نیز به چنین شکل خواهد بود.  

معاون وزیر جهاد کشاورزي گفت: دولت براي توسعه کشاورزي استان مازندران پروژه هاي بزرگی را در نظر دارد که در این میان ساماندهی

 
اراضی در حوزه زهکشی در اولویت است. 

 
وي هدف از اجراي طرح زهکشی اراضی کشاورزي مازندران را ایجاد بستر براي کشت دوم و سوم سالانه در این اراضی اعلام کرد. 

متکان توضیح داد: در حال حاضر قرارداد زهکشی اراضی کشاورزي مازندران با قرارگاه خاتم الانبیا(ص) و نیروهاي مسلح بسته و مقرر شده

 
است از سال آینده وارد فاز اجرایی شود.  

وي افزود : در مرحله نخست نیز این پروژه در اراضی مرکزي ، دلتاي رودخانه هراز و شرق مازندران در وسعت 150 هزار هکتار اجرایی خواهد

 
شد. 

معاون وزیر جهاد کشاورزي پروژه ساماندهی اراضی شیب دار و همچنین آبیاري نوین را نیز از دیگر برنامه هاي دولت براي توسعه کشاورزي
مازندران عنوان کرد و گفت : در حال تنظیم سند آن براي دریافت مصوبه در سفر استانی رئیس جمهوري به مازندران در آینده نزدیک

 
هستیم. 

انتهاي پیام/86035/غ



مشکلات معیشتی درزنان سرپرست خانوار

منبع: گیرا آنلاینشماره خبر:  353  |  تاریخ: 1400/11/21

گیرا آنلاین_ ✍نوشین میربلوك_ رشد زنان سرپرست خانواده وکاهش سن این قشر از معضلاتی است که آنها دچار آسیب هاي
اجتماعی جدي میکند. مرگ ومیر ،بیماري ،اعتیاد همسرو همچنین آمار بالاي طلاق درجامعه امروز ازدلایل این روند افزایشی است.

حمایت جامع ودرستی نیز از آنها نمیشود درنتیجه آثار نامطلوبی در مشارکت ...

 
زنان باوجود امکانات محدود اشتغال درجامعه به کاروفعالیت مشغولند 

✍نوشین میربلوك_ رشد زنان سرپرست خانواده گیرا آنلاین_ 
وکاهش سن این قشر از معضلاتی است که آنها دچار آسیب هاي

 
اجتماعی جدي میکند. 

مرگ ومیر ،بیماري ،اعتیاد همسرو همچنین آمار بالاي طلاق

 
درجامعه امروز ازدلایل این روند افزایشی است. 

حمایت جامع ودرستی نیز از آنها نمیشود درنتیجه آثار نامطلوبی در

 
مشارکت اقتصادي بجا می گذارد. 

دربخش هاي خصوصی ،ساعت کاري بالا ودستمزد پایین باتوجه این
حجم نوسانات اقتصادي آنها را در معرض بیماري هاي روحی
وافسردگی قرار میدهد کمبود بستر مناسب براي فعالیت بانوان

 
وطرح ها وبرنامه هاي کاربردي همگی از عوامل فشار روحی واسترس 

 
هستند که باید به آنها پرداخته شود. 

امروز واقعیت بسیار تلخ تر از اعداد وارقامی است که روي کاغذ نشان داده میشوند.وعده هایی که هرگز عملی نشدند وبه شعار تبلیغاتی

 
بسنده کردند و حمایت هایی که دریغ شدند. 

زنان باوجود امکانات محدود اشتغال درجامعه به کاروفعالیت مشغولند سهیم درچرخه اقتصادي باید خواسته ها ومطالباتشان عملی گردد،درد
هایشان احساس شود .مرجعی باشد تا اوضاع معیشتی زنان سرپرست خانوار را بهبود بخشد تا زنان با آرامش وخیالی آسوده بتوانند مادري

 
کنند ونسلی موفق وایده آل تحویل جامعه دهند.از زنان خسته وعاصی چگونه میتوان انتظار ي چنین داشت؟ 

آموزش ،توانمند سازي زنان و د ستیابی آنان به منبع د رآمد کافی بر توانایی این قشر آسیب پذیر براي تهیه مسکن و معیشت مناسب تاثیر
مستقیم می گذارد . توانمند سازي عبارت است از افزایش توانایی هاي فرد ي و جمعی زنان، از طریق فراهم کرد ن ضوابط و امکانات لازم به
منظور بهبود د سترسی زنان به فرصت هاي اقتصاد ي، اجتماعی، منابع فرهنگی و بازار اشتغال و کاهش هرگونه نابرابري جنسیتی د ر این
زمینه ها و قوانین جاري؛ به نحوي که د ر برنامه هاي موضوعه تخصیص اعتبار، طرح ها و برنامه هاي توانمند سازي زنان سرپرست خانوار بر

طرح ها و برنامه هاي کمک مستقیم براي تامین نیاز آنها دارد.



رونمایی از پلتفرم کارلینک در نمایشگاه ملی فولاد

منبع: معدن نامهشماره خبر:  354  |  تاریخ: 1400/11/21

شرکت ایریسا در سومین نمایشگاه ملی فولاد ایران از پلتفرم کارلینک رونمایی کرد. این پلتفرم به منظور یکپارچه سازي داده هاي
کسب وکارها در صنعت فولاد براي دو گروه شرکت هاي توانمند و مشتریان طراحی و راه اندازي شده است.

 
با ارائه شرکت ایریسا انجام شد؛ 

رونمایی از پلتفرم کارلینک در نمایشگاه ملی فولاد شرکت ایریسا در سومین نمایشگاه ملی فولاد ایران از پلتفرم کارلینک رونمایی کرد. این
پلتفرم به منظور یکپارچه سازي داده هاي کسب وکارها در صنعت فولاد براي دو گروه شرکت هاي توانمند و مشتریان طراحی و راه اندازي

 
شده است. 

 
بزرگنمایی تصویر 

به گزارش پایگاه خبري معدن نامه، کارگاه معرفی سامانه ارتقا یافته
جامع بومی سازي تحت عنوان «کارلینک» توسط شرکت ایریسا در

 
سومین نمایشگاه ملی فولاد برگزار شد. 

در این کارگاه موذنی، مدیر محصول کارلینک، اظهار کرد: این
محصول با مشارکت شرکت ایریسا، ایمیدرو و انجمن تولیدکنندگان
فولاد براي رشد و توسعه زیست بوم صنعت فولاد ایران تولید شد.
شبکه سازي مهمترین بحث در توسعه ارتباط کسب وکار است که

 
باعث تعامل و جمع آوري و یکسان سازي دیتا در بحث بومی سازي دارد. 

وي افزود: یکی از مزایاي شبکه سازي تسریع ارتباطات موثر در مسیر رشد و موفقیت نسبت به کسب و کارهایی است که خارج از محدوده
شبکه سازي فعالیت می کنند. کسب و کارهایی که در فعالیت، کالا و خدمتی که ارائه می دهد پویا است، اگر بتواند بحث شبکه سازي خود
را از طریق بازاریابی یا رسانه هاي اجتماعی دنبال کند عملا مسیر رشد و موفقیت خود را تضمین می کند. در همین راستا کارلینک به هم

 
رسانی عرضه و تقاضا از طریق شبکه سازي را دنبال می کند. 

مدیر محصول کارلینک گفت: اشتراك اطلاعات و شناسایی شرکاي بالقوه براي همکاري و سرمایه گذاري نیز از دیگر مزایاي شبکه سازي

 
است. اطلاعات شرکت ها و نیازهاي آنان و همچنین فرصت هاي سرمایه گذاري در این سامانه شناسایی می شود. 

موذنی افزود: حمایت از محصولات و خدمات ساخت داخل نیز از مزایاي کارلینک است. صندوقي در کنار این نرم افزار براي حمایت از

 
محصولات و تولیدات ساخت داخل و توسعه آن ها تشکیل شده است. 

وي ادامه داد: در بحث ارائه توانمندي ها و نیازمندي ها می توان سه بعد را در نظر گرفت. بعد اول نهاد حاکمیتی است که از داده هاي
موجود استفاده می کند. بعد دوم مصرف کنندگانی هستند که نیازهایی را که براي توسعه کسب وکار خود دارند را معرفی می کنند و بعد
سوم شرکت هایی است که به عنوان سازنده توانمند در جامعه هدف این محصول قرار می گیرند. کنار هم قرار گرفتن این سه بعد باعث می



شود که شرکت ها براي رفع نیاز خودشان وارد این پلتفرم شده و به کسب و کارهاي هدف خود مراجعه کرده و نیازهاي خود را برطرف می

 
کنند. از طرفی نهاد حاکمیتی نیز براي مدیریت و یکپارچه کردن اطلاعات خود می تواند از این داده ها استفاده کند. 

مدیر محصول کارلینک اظهار کرد: این محصول باعث ارتباط مستقیم و بی واسطه بین کسب و کارها است که با توجه به پراکندگی کسب و

 
کارها و عدم دسترسی مستقیم به این کسب و کارها می تواند این مشکل را نیز برطرف کند. 

موذنی افزود: متمرکز سازي فعالیت هاي بومی سازي در صنعت از دیگر مزایاي کارلینک است. اتفاقی که در بومی سازي در صنایع رخ می
دهد نبود تمرکز در بومی سازي در صنعت فولاد است. براي مثال اگر یک شرکت فولادي فعالیتی را در حوزه بومی سازي انجام می داد

 
شرکت دیگري که به این محصول نیاز داشت از آن مطلع نمی شد. 

وي ادامه داد: در این سامانه سعی شده که فعالیت هاي بومی سازي متمرکز شود. اولین اقدام در این راستا نیز ارائه نیازمندي ها در یک بستر

 
متمرکز است. 

مدیر محصول کارلینک گفت: اگر یک نیازمندي توسط یک شرکت فولادي ارائه شود سایر شرکت هاي فولادي نیز متوجه می شوند که
شرکت همکار در این حوزه صنعت مشغول انجام فعالیت در یک حوزه مشخص است و بنابراین به جاي انجام فعالیت هم راستا انرژي و زمان

 
خود را در مسیر موازي می برد. 

 
موذنی تصریح کرد: این اقدام در مقیاس کلان می تواند سرعت بومی سازي در کشور را افزایش دهد. 

وي خاطرنشان کرد: ما براي این محصول تا پایان سال 1401 چشم انداز برترین مرجع ارتباطی کسب و کار به منظور اشتغال زایی و

 
کارآفرینی است. 

 
 –&

 
 –&

 
 –&

 
 –&

 
 –&

 
سامانه جامع بومی سازي زنجیره آهن و فولاد با فاز تکمیلی وارد مرحله اجرا می شود 

 
افتتاح نخستین آزمایشگاه صنعت 4.0 در کشور با حمایت ویژه شرکت فولاد مبارکه 

 
دیجیتالی کردن فولاد مبارکه گام بسیار ارزشمندي در کشور است 

 
نیروي انسانی زیربناي موفقیت فولاد مبارکه در طرح تحول دیجیتال است 



 
تجلیل از پیشکسوتان ایثارگر و رونمایی از آثار فرهنگی دفاع مقدس 

معدن نامه در قبال اخبار ارسالی از سوي سازمانها، نهادها، شرکتها و ... هیچگونه مسئولیتی ندارد. چنانچه محتوا را شایسته تذکر می دانید،
خواهشمند است کد ( 24178 ) را همراه با ذکر موضوع به شماره 00989121302339 پیامک بفرمایید.



نهایت تلاش خود را براي رفع مشکلات زندانیان به کار خواهم گرفت

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  355  |  تاریخ: 1400/11/21

اصفهان- رئیس قوه قضائیه در جمع مددجویان زندان مرکزي اصفهان تاکید کرد: براي رفع مسائل و مشکلات زندانیان و اعِمال
ارفاقات قانونی به آن ها نهایت تلاش خود را به کار خواهد گرفت.

اصفهان- رئیس قوه قضائیه در جمع مددجویان زندان مرکزي
اصفهان تاکید کرد: براي رفع مسائل و مشکلات زندانیان و
اعِمال ارفاقات قانونی به آن ها نهایت تلاش خود را به کار

 
خواهد گرفت. 

به گزارش خبرگزاري مهر، حجت الاسلام و المسلمین محسنی
اژه اي در جریان سفر از پیش اعلام نشده و بدون تشریفات به
استان اصفهان، بعد از ظهر پنجشنبه (21 بهمن) در زندان
مرکزي اصفهان حضور یافت و از بخش هاي مختلف این زندان

 
به مدت حدود 2 ساعت بازدید کرد. 

رئیس دستگاه قضا در جریان این بازدید با تعدادي از مددجویان زندان مرکزي اصفهان به صورت چهره به چهره گفتگو کرد و ضمن استماع

 
مسائل و مشکلات آنان، دستورات مقتضی را صادر کرد. 

رئیس قوه قضائیه در جمع مددجویان زندان مرکزي اصفهان با تاکید بر اینکه براي رفع مسائل و مشکلات زندانیان و اعِمال ارفاقات قانونی به
آن ها نهایت تلاش خود را به کار خواهد گرفت، خطاب به مددجویان گفت: با توجه به در پیش بودن مناسبت هاي ملی و مذهبی، براي جلب

 
رضایت شاکیان خصوصی خود جهت قرار گرفتن نام تان در فهرست عفو تلاش کنید و از ارتکاب مجدد جرم در دوران مرخصی نیز بپرهیزید. 

رئیس عدلیه با تعدادي از محکومان مالی و همچنین تعدادي از تولیدکنندگان ورشکسته که به دلایل مختلف دوران محکومیت خود را در

 
زندان به سر می برند به گفتگو پرداخت و براي پیگیري و رفع مسائل و مشکلات آن ها در چهارچوب قانون، قول مساعدت داد. 

برخی از این تولیدکنندگان ورشکسته که دوران محکومیت خود را در زندان به سر می بردند خواستار دریافت مرخصی براي اخذ رضایت از
شاکیان خصوصی و همچنین تعلق رأي باز براي سر و سامان دادن به وضعیت بنگاه ها و کارگاه هاي تولیدي خود بودند که رئیس عدلیه

 
براي بررسی دقیق درخواست هاي آن ها دستورات لازم را به مسئولان قضائی استان اصفهان صادر کرد. 

رئیس دستگاه قضا همچنین به برخی از محکومان مالی که تقاضاي آزادي از زندان براي جلب رضایت شاکیان خصوصی خود را داشتند،
متذکر شد که دستگاه قضائی در جایگاه اعِمال عدالت و استیفاي تمام و کمال حقوق مردم قرار دارد و در ملاقات چهره به چهره اي که صبح
امروز با تعدادي از مراجعه کنندگان به دادگستري اصفهان داشته، برخی از طلبکاران و شاکیان خصوصی نظر مساعدي نسبت به خروج

 
محکومان مالی از زندان نداشتند. 

به گزارش مهر، گفتگو با تعدادي از محکومان آبان 98 بخشی دیگر از بازدید حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي از زندان مرکزي
استان اصفهان بود؛ رئیس قوه قضائیه جویاي حضور یا عدم حضور محکومان آبان 98 در این زندان شد و پس از آنکه مسئولان زندان، تعدادي
از این محکومان را به رئیس عدلیه معرفی کردند، وي به صورت چهره به چهره با این محکومان ملاقات و از وضعیت محکومیت و اوضاع



 
خانوادگی آن ها کسب اطلاع کرد و براي اعِمال ارفاقات قانونی در قبال پرونده آن ها دستورات مقتضی را صادر کرد. 

سوم مردادماه سال جاري بود که حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي در محل کار خود با تعدادي از مردم و همچنین خانواده هاي
محکومان ناآرامی هاي آبان 98 دیدار و گفتگو کرد و براي بررسی مجدد پرونده این محکومان جهت اعمال ارفاقات قانونی به آنها، دستوراتی

 
را به مسئولان ذي ربط صادر کرد. 

تقاضاي اعسار از پرداخت مهریه؛ بخشی از درخواست ها از رئیس دستگاه قضا در جریان بازدید وي از زندان مرکزي اصفهان بود که رئیس
عدلیه متذکر شد برخی بانوان در جریان ملاقات صبح امروز در دادگستري اصفهان از اینکه همسران سابق آن ها به رغم داشتن تمکن مالی

 
درخواست اعسار از پرداخت مهریه می کنند گلایه داشتند. 

در جریان بازدید برخی محکومان از بیان مسائل و مشکلات خود در جمع معذوریت داشتند و خواستار ملاقات خصوصی با رئیس قوه قضائیه

 
بودند که این خواسته آن ها از سوي حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي اجابت شد. 

بازدید از اتاق هاي ملاقات الکترونیکی مددجویان زندان مرکزي اصفهان با خانواده هایشان، کسب اطلاع از نحوه و چگونگی فعالیت این اتاق
ها و همچنین گفتگو با تعدادي از مددجویانی که در حال ملاقات الکترونیکی با خانواده هاي خود بودند، بخش دیگر حضور رئیس عدلیه در

 
زندان مرکزي اصفهان بود. 

بهبود وضعیت زندان ها و زندانیان، از جمله تأکیدات همیشگی حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي بوده و وي طی مدت اخیر شخصاً ً
6 بازدید از زندان هاي سراسر کشور انجام داده است. زندان مرکزي ایلام، زندان رجایی شهر، زندان دماوند، زندان اوین، زندان مرکزي مشهد
و زندان مرکزي اصفهان ندامتگاه هایی هستند که رئیس قوه قضائیه از آن ها سرکشی کرده و در جریان این سرکشی ها بر لزوم تحول

 
رفتاري و ساختاري در امر زندانبانی و ارتقا وضعیت زندانیان در حوزه هاي مختلف تاکید کرده است. 

«ایجاد شرایط و بستر اصلاح، تربیت و بازاجتماعی شدن زندانیان»، «اشتغال زندانیان»، «حبس زدایی»، «اعمال تأسیسات ارفاقی» و «ایجاد
ترتیبات فنی و قضائی براي استفاده از پابند الکترونیک در قبال محکومان واجد شرایط قانونی» از جمله رویکردهاي تحولی در مقوله زندان و

زندانیان است که مورد تاکید جدي رئیس قوه قضائیه است.



بازدید رئیس قوه قضاییه از بخش هاي مختلف زندان مرکزي استان اصفهان

منبع: پارسینهشماره خبر:  356  |  تاریخ: 1400/11/21

محسنی اژه اي در جریان سفر از پیش اعلام نشده و بدون تشریفات به استان اصفهان، ظهر امروز پنجشنبه (21 بهمن) در زندان
مرکزي اصفهان حضور یافت و از بخش هاي مختلف این زندان به مدت حدود 2 ساعت بازدید کرد.

به گزارش پارسینه، رئیس دستگاه قضا در جریان این بازدید با تعدادي از مددجویان زندان مرکزي اصفهان به صورت چهره به چهره

 
گفتگو کرد و ضمن استماع مسائل و مشکلات آنان، دستورات مقتضی را صادر کرد. 

رئیس عدلیه با تعدادي از محکومین مالی و همچنین تعدادي از تولیدکنندگان ورشکسته که به دلایل مختلف دوران محکومیت خود را در

 
زندان به سر می برند به گفتگو پرداخت و براي پیگیري و رفع مسائل و مشکلات آن ها در چهارچوب قانون، قول مساعدت داد. 

برخی از این تولیدکنندگان ورشکسته که دوران محکومیت خود را در زندان به سر می بردند خواستار دریافت مرخصی براي اخذ رضایت از
شاکیان خصوصی و همچنین تعلق رأي باز براي سر و سامان دادن به وضعیت بنگاه ها و کارگاه هاي تولیدي خود بودند که رئیس عدلیه

 
براي بررسی دقیق درخواست هاي آن ها دستورات لازم را به مسئولان قضایی استان اصفهان صادر کرد. 

رئیس دستگاه قضا همچنین به برخی از محکومان مالی که تقاضاي آزادي از زندان براي جلب رضایت شاکیان خصوصی خود را داشتند،
متذکر شد که دستگاه قضایی در جایگاه اعِمال عدالت و استیفاي تمام و کمال حقوق مردم قرار دارد و در ملاقات چهره به چهره اي که صبح
امروز با تعدادي از مراجعه کنندگان به دادگستري اصفهان داشته، برخی از طلبکاران و شاکیان خصوصی نظر مساعدي نسبت به خروج

 
محکومان مالی از زندان نداشتند. 

گفتگو با تعدادي از محکومان آبان 98 بخشی دیگر از بازدید محسنی اژه اي از زندان مرکزي استان اصفهان بود؛ رئیس قوه قضاییه جویاي
حضور یا عدم حضور محکومان آبان 98 در این زندان شد و پس از آنکه مسئولان زندان، تعدادي از این محکومان را به رئیس عدلیه معرفی
کردند، وي به صورت چهره به چهره با این محکومان ملاقات و از وضعیت محکومیت و اوضاع خانوادگی آن ها کسب اطلاع کرد و براي اعِمال

 
ارفاقات قانونی در قبال پرونده آن ها دستورات مقتضی را صادر کرد. 

سوم مردادماه سال جاري بود که محسنی اژه اي در محل کار خود با تعدادي از مردم و همچنین خانواده هاي محکومان ناآرامی هاي آبان
98 دیدار و گفتگو کرد و براي بررسی مجدد پرونده این محکومان جهت اعمال ارفاقات قانونی به آنها، دستوراتی را به مسئولان ذي ربط صادر

 
کرد. 

تقاضاي اعسار از پرداخت مهریه؛ بخشی از درخواست ها از رئیس دستگاه قضا در جریان بازدید وي از زندان مرکزي اصفهان بود که رئیس
عدلیه متذکر شد برخی بانوان در جریان ملاقات صبح امروز در دادگستري اصفهان از اینکه همسران سابق آن ها به رغم داشتن تمکن مالی

 
درخواست اعسار از پرداخت مهریه می کنند گلایه داشتند. 

در جریان بازدید برخی محکومان از بیان مسائل و مشکلات خود در جمع معذوریت داشتند و خواستار ملاقات خصوصی با رئیس قوه قضاییه

 
بودند که این خواسته آن ها از سوي حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي اجابت شد. 

بازدید از اتاق هاي ملاقات الکترونیکی مددجویان زندان مرکزي اصفهان با خانواده هایشان، کسب اطلاع از نحوه و چگونگی فعالیت این اتاق



ها و همچنین گفتگو با تعدادي از مددجویانی که در حال ملاقات الکترونیکی با خانواده هاي خود بودند، بخش دیگر حضور رئیس عدلیه در

 
زندان مرکزي اصفهان بود. 

رئیس قوه قضاییه در جمع مددجویان زندان مرکزي اصفهان با تاکید بر اینکه براي رفع مسائل و مشکلات زندانیان و اعِمال ارفاقات قانونی به
آن ها نهایت تلاش خود را به کار خواهد گرفت، خطاب به مددجویان گفت: با توجه به در پیش بودن مناسبت هاي ملی و مذهبی، براي جلب

 
رضایت شاکیان خصوصی خود جهت قرار گرفتن نام تان در فهرست عفو تلاش کنید و از ارتکاب مجدد جرم در دوران مرخصی نیز بپرهیزید. 

بهبود وضعیت زندان ها و زندانیان، از جمله تاکیدات همیشگی محسنی اژه اي بوده و وي طی مدت اخیر شخصا ً 6 بازدید از زندان هاي
سراسر کشور انجام داده است. زندان مرکزي ایلام، زندان رجایی شهر، زندان دماوند، زندان اوین، زندان مرکزي مشهد و زندان مرکزي
اصفهان ندامتگاه هایی هستند که رئیس قوه قضاییه از آن ها سرکشی کرده و در جریان این سرکشی ها بر لزوم تحول رفتاري و ساختاري در

 
امر زندانبانی و ارتقاء وضعیت زندانیان در حوزه هاي مختلف تاکید کرده است. 

«ایجاد شرایط و بستر اصلاح، تربیت و بازاجتماعی شدن زندانیان»، «اشتغال زندانیان»، «حبس زدایی»، «اعمال تأسیسات ارفاقی» و «ایجاد
ترتیبات فنی و قضایی براي استفاده از پابند الکترونیک در قبال محکومان واجد شرایط قانونی» از جمله رویکرد هاي تحولی در مقوله زندان و

زندانیان است که مورد تاکید جدي رئیس قوه قضاییه است.



گسترش سرمایه گذاري با توسعه زیرساخت ها در منطقه ویژه اقتصادي لامرد

منبع: سیماي اقتصاديشماره خبر:  357  |  تاریخ: 1400/11/21

منطقه ویژه اقتصادي لامرد، در راستاي بسترسازي و ایجاد زیرساخت ها، با اهتمام و جدیت، تمام ظرفیت خود را در راستاي تحقق
این مهم به کار بسته و با تلاش مجموعه مدیریتی، علیرغم همه مشکلات و تنگناها، با توسعه زیرساخت ها، شاهد گسترش حضور

سرمایه گذاران است.

منطقه ویژه اقتصادي لامرد، در راستاي بسترسازي و ایجاد زیرساخت ها، با
اهتمام و جدیت، تمام ظرفیت خود را در راستاي تحقق این مهم به کار
بسته و با تلاش مجموعه مدیریتی، علیرغم همه مشکلات و تنگناها، با

 
توسعه زیرساخت ها، شاهد گسترش حضور سرمایه گذاران است. 

به گزارش ایران نو؛ احسان انصاري، مدیرعامل منطقه ویژه لامرد، با اشاره به
ارزش تقریبی 20 هزار میلیارد ریالی قراردادهاي توسعه زیرساخت ها در

منطقه ویژه اقتصادي لامرد، تصریح کرد: این میزان سرمایه گذاري در پروژه هاي زیرساخت منطقه صورت گرفته که از جمله آن ها می توان
به عملیات اجرایی احداث زیرساخت هاي سیویل، احداث خط انتقال برق 132 کیلو ولت، احداث سوله انبار گمرك و سوله انبار منطقه و هم

 
چنین نصب و راه اندازي باسکول دوم منطقه ویژه، اشاره کرد. 

انصاري در ادامه با اشاره به سرمایه گذاري هاي جدید در منطقه افزود: از جمله سرمایه گذاري هاي صورت گرفته در منطقه ویژه اقتصادي
لامرد، انعقاد قرارداد احداث دو مجتمع پتروپالایشگاهی با حجم سرمایه گذاري بالغ بر 200 میلیون دلار با مشارکت ستاد اجرایی فرمان امام

 
و پیش بینی حضور دو پتروشیمی دیگر تا پایان سال است. 

 
وي اظهار امیدواري کرد که با احداث و ایجاد پتروشیمی ها در منطقه شاهد تحول و رونق در تولید و ایجاد اشتغال پایدار خواهیم بود. 

مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادي لامرد در ادامه با اشاره به دو طرح مهم و ملی در منطقه اظهار داشت: خرید تضمینی آب از سرمایه گذار
بخش خصوصی در قالب طرح انتقال آب از خلیج فارس به منطقه ویژه اقتصادي لامرد و بسترسازي آن براي توسعه در سطح استان و کشور
همچنین عملیات احداث آزاد راه لامرد به پارسیان براي سهولت دسترسی به اسکله بندر پارسیان را می توان از دیگر اقدامات برجسته منطقه
اقتصادي لامرد و سازمان ایمیدرو نام برد و خاطر نشان کرد که ارزش حدودي پروژه هاي مذکور بالغ بر 60 هزار میلیارد ریال تخمین زده

 
می شود. 

انصاري در حوزه مسئولیت هاي اجتماعی منطقه ویژه اقتصادي لامرد و سازمان ایمیدرو، به آغاز عملیات اجرایی باند دوم محور لامرد به خنج
اشاره کرد و افزود: با مشارکت ایمیدرو مراحل اولیه اجراي پروژه دو بانده کردن جاده روبروي منطقه ویژه به منظور کاهش خطرات و حوادث
جاده اي آغاز شده است. وي همچنین کمک و حمایت از روستاهاي مجاور آسیب دیده از سیل را در راستاي مسئولیت هاي اجتماعی این
منطقه دانست و افزود: در پی بارندگی هاي سیل آسا در لامرد و خسارت به مردم، منطقه ویژه اقتصادي لامرد عزم خود را در جهت کمک به
مردم روستاهاي همجوار جزم کرد و به همین منظور آبرسانی از منطقه ویژه به روستاي مجاور و احداث ساختمان مسکونی براي دو خانواده

 
آسیب دیده از سیل با اقدام خیرخواهانه ي پیمانکاران منطقه ویژه اقتصادي لامرد در دستور کار قرار گرفت. 



لازم به ذکر است منطقه ویژه اقتصادي لامرد از مجموعه هاي تحت پوشش سازمان توسعه و نوسازي معادن و صنایع معدنی ایران (ایمیدرو)
در جنوب استان فارس و همجوار با دو استان هرمزگان و بوشهر (عسلویه) قرار دارد.



تصویب «قانون عملیات بانکداري بدون ربا» شاه بیت تحولات بانکی پس ازانقلاب/

نظام بانکی تحریم ها را مدیریت کرد

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  358  |  تاریخ: 1400/11/21

فصل اقتصاد - مدیرعامل بانک صادرات از دستاوردهاي نظام بانکی پس از پیروزي انقلاب اسلامی می گوید که شاه بیت آن تصویب
«قانون عملیات بانکداري بدون ربا» و توانایی نظام بانکی براي مدیریت شرایط سخت تحریم ها است.

فصل اقتصاد - مدیرعامل بانک صادرات از دستاوردهاي نظام
بانکی پس از پیروزي انقلاب اسلامی می گوید که شاه بیت آن
تصویب «قانون عملیات بانکداري بدون ربا» و توانایی نظام

 
بانکی براي مدیریت شرایط سخت تحریم ها است. 

به گزارش فصل اقتصاد، براي مرور دستاوردهاي نظام بانکی
پس از پیروزي انقلاب اسلامی با حجت اله صیدي، مدیر عامل
بانک صادرات ایران به گفت و گو نشستیم. صیدي از تحول

نظام بانکی در سالهاي پس از پیروزي انقلاب می گوید که تصویب «قانون عملیات بانکداري بدون ربا» به عنوان چارچوبی مترقی، سرآغازي
بر آن بود. در گام بعد، تقویت مزیت هاي نسبی کشور و تأمین مالی صنایعی از قبیل فولاد، سیمان، مواد غذایی، نفت، گاز و پتروشیمی قرار
داشت که به استقلال اقتصادي به عنوان ساحتی از استقلال در مفهوم انقلابی و همه جانبه آن یاري رساند؛ مسیري که هر چند با موانعی
چون جنگ تحمیلی و تحریم هاي ظالمانه مواجه بود، اما با اصلاح ساختار و ارتقاي استانداردهاي نظام بانکی و استفاده حداکثري از فناوري
هاي نوین طی شد. او چشم انداز پیش روي نظام بانکی را که در افق گام دوم انقلاب معنا می یابد، با دو مفهوم حمایت از تولید و گسترش
عدالت اجتماعی همساز می انگارد ؛ دو مفهومی که بانک صادرات ایران با توجه به حضور همیشگی در متن مردم براي هریک طرح ها و
محصولاتی نو عرضه داشته و برآن است که علاوه بر اصالت عدالت به عنوان یکی از اصلی ترین آرمان ها، تأمین مالی مردم کم برخودار و کم

 
درآمد کمک می کند تا پیشرفت اقتصادي نیز بهتر و سریعتر در دسترس قرار گیرد. 

فارس: نظام بانکی ما پس از پیروزي انقلاب اسلامی تا چه حد متحول شد و چقدر توانست با اهداف و آرمان هاي انقلاب همسو و منطبق

 
شود؟ 

صیدي: انقلاب اسلامی مبتنی برآموزه ها و اصول دین مبین اسلام و شعارهاي کلیدي آن استقلال، آزادي و جمهوري اسلامی بود. طبیعی
است که بعد از پیروزي انقلاب و برقراري نظام جمهوري اسلامی که مؤلفه ها و تعاریف خود را دارد و تدوین قانون اساسی، نظام بانکی نیز
باید دچار تحول می شد و از انقلاب تأثیر می پذیرفت. یکی از مهمترین کارهایی که در همان سال هاي اول استقرار نظام جمهوري اسلامی
اتفاق افتاد، این بود که فقها با کار ویژه و منسجم در خصوص عقود اسلامی، قانون عملیات بانکداري بدون ربا را تدوین کردند که در سال 62

 
تصویب شد. 

صیدي: در اسلام و اقتصاد اسلامی چند مفهوم خیلی برجسته است و وقتی به قانون عملیات بانکی بدون ربا می نگریم، متوجه می شویم که
توجه خوبی به آنها شده است. یکی از این مفاهیم محاسبه سود واقعی و دیگري توزیع عادلانه سود است.در عملیات بانکی بدون ربا اولین
نکته در محاسبه سود واقعی این است که وقتی وجهی به یک فعالیت اقتصادي تخصیص پیدا می کند تا سودي حاصل شود، آن عملیات باید
واقعی باشد. دوم این که این سود بین شرکا یا افراد درگیر در آن فعالیت اقتصادي به صورت عادلانه توزیع شود. (می دانیم که عادلانه به
معنی مساوي نیست). این امر در قالب عقود معین محقق می شود که طرف هاي عقد ممکن است بانک و عامل(انجام دهنده فعالیت
اقتصادي) یا دو شریک باشند. مضاربه، مساقات، مرابحه و مشارکت از جمله این عقود هستند. با این که هر متن قانونی قابل نقد است، اما من



این قانون را قانون بسیار پیشرفته اي می دانم. یکی از نشانه هاي آن هم این است که تا امروز که بیش از 38 سال از جاري شدن قانون

 
عملیات بانکی بدون ربا می گذرد، نیازي به تغییر آن احساس نشده است. این قانون بحمداالله یکی از ثمرات انقلاب بود. 

فارس: یکی از مهمترین شعارهاي انقلاب اسلامی، استقلال بود. بانک ها براي کاهش وابستگی و افزایش خوداتکایی کشور در این بیش از

 
چهاردهه چه نقشی ایفا کردند و در دستیابی به آن چقدر موفق بودند؟ 

صیدي: بحث استقلال براي جمهوري اسلامی خیلی مهم است و بانک ها هم باید در همین مسیر حرکت کنند. در این بحث استقلال را در
حوزه اقتصاد در نظر می گیریم، اگرچه می توان در حوزه سیاست و فرهنگ و سایر حوزه ها هم به طور مبسوط گفت و گو کرد؛ اما از آنجایی
که در حوزه بانکداري بحث می کنیم، استقلال اقتصادي را مد نظر داریم. براي دستیابی به استقلال اقتصادي، لازم بود که زیرساخت هاي
کشور محکم شوند و براي این که کشور روي پاي خود بایستد، شاخص ها در حوزه اقتصاد کلان بهبود پیدا کند. باید از مزیت هاي نسبی
کشور استفاده و آنها را تقویت می کردیم و این ها نیاز به تأمین مالی داشت که نظام بانکی باید انجام می داد. به جاي این که خام فروشی
کنیم، باید به سمت ایجاد ارزش افزوده در معادن و ذخایر کشور می رفتیم. در فولاد کارهاي بزرگی شد؛ مثل فولاد مبارکه، فولاد خوزستان و
فولاد خراسان. الحمدالله الان در استان هرمزگان چند طرح بزرگ فولادي داریم که چند تا از آنها به بهره برداري رسیده است. براي این که
زنجیره فولاد تکمیل شود، باید از معادن، سنگ آهن استخراج می شد و فرآیند تبدیل به شمش فولادي را طی می کرد. بنابراین کارخانه
هاي آهن اسفنجی، گندله سازي، کنسانتره و امثال اینها ایجاد شد که این فعالیت ها نیاز به تأمین مالی داشت. بعد از آن به جاي واردات

 
ورق آهن از کره و روسیه براي تولید خودرو، تجهیزات و ماشین آلات، بانک ها کارخانه هاي فولاد را تأمین مالی کردند. 

اوائل انقلاب تولید سیمان کشور در حداقل میزان بود و در دهه 70 لازم بود به 56 تا 70 میلیون تن و تا امروز به 80 میلیون تن برسد که
تقریباً محقق شده است. کارخانه هاي سیمان با تأمین مالی بخش بانکی ایجاد شدند. در مواد غذایی خیلی مشکل داشتیم. حتی پنیر را از
دانمارك وارد می کردیم. وقتی جمعیت زیاد می شود، شیوه هاي سنتی تولید روستایی و خانگی براي جمعیت 50 تا 80 میلیونی جوابگو
نیست و انواع لبنیات باید به شیوه صنعتی تولید شود. بنابراین لازم بود شرکت هاي لبنی بزرگ تأسیس شود یا شرکت هاي موجود بزرگتر
شوند. نظام بانکی به داد اینها رسید و در حال حاضر کشور تولید کننده و صادر کننده انواع محصولات لبنی است که نقش نظام بانکی را در

 
این بخش برجسته می کند. 

 
فارس: در حوزه تأمین مالی مزیت نسبی کشور یعنی نفت و گاز و پتروشیمی چطور؟ 

صیدي: در این حوزه روشن است که هم اکتشاف باید صورت می گرفت و هم حفاري و استخراج. بعد از تکمیل فرآیندها باید به جاي صادرات
نفت خام و گاز، آنها را به فرآورده هاي بالادستی و پایین دستی و محصول نهایی تبدیل می کردیم. بنابراین ابتدا پالایشگاه ها و بعد شرکت
هاي پتروشیمی ایجاد شدند. پارس جنوبی در عسلویه اوج این کار بود. تأمین مالی این بخش را هم نظام بانکی به عهده گرفت و این پیشرفت

 
ها باعث شد که کشور در تحقق استقلال جلو برود. 

 
فارس: آیا از منظر نظام بانکی، شاخصی براي سنجش این کاهش وابستگی و تحقق مفهوم استقلال اقتصادي وجود دارد؟ 

صیدي: استقلال یک مفهوم نسبی است و مطلق نیست که با تعیین یک عدد بتوان تشخیص داد. در همه جاي دنیا مزیت نسبی برقرار است.
در ایران هم نظام بانکی به این روند کمک کرد و به جاي واردات محصولات متنوع، خودمان تولید کردیم و الان صادرکننده خیلی از
محصولات نهایی هستیم. زمانی گاز، ماده خام محسوب می شد و متانول محصول ؛ اما در حال حاضر متانول فروشی هم خام فروشی است و
باید آن را به یک محصول نهایی تبدیل کنیم. اتیلن و حتی پلی اتیلن را هم باید به سمت محصولات پایین دستی ببریم. در بخش هاي دیگر
این صنعت هم به جاي این که قطعات مختلف لوازم خانگی و خودرو را وارد کنیم، از محصولات متنوع پتروشیمی مختلف استفاده می شود.

 
این نقش نظام بانکی بود در تحقق شعار استقلال. 

فارس: اگر بخواهید در چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی، از چند دستاورد اصلی نظام بانکی براي مردم نام ببرید، به چه مواردي

 
اشاره می کنید؟ 

صیدي: دستاوردهاي نظام بانکی همین هاست. منبع اصلی بخش مهمی از تولید ناخالص داخلی که توسط کارخانجات و خدمات تامین می
شود، نظام بانکی است. تحولات زیادي هم در درون نظام بانکی اتفاق افتاده که از جمله آنها می توان به فناوري اطلاعات اشاره کرد. نظام
بانکی با این فناوري توانست روي پاي خودش بایستد. بانکداران خودشان برنامه نوشتند و نرم افزار تهیه کردند. در حال حاضر 80 میلیون نفر
جمعیت داریم. نزدیک به 200 میلیون کارت بانکی در دست مردم است و با این که زمان استاندارد متوسط نقل و انتقال تراکنش هاي بانکی
در دنیا هشت ثانیه است، در ایران این زمان کمتر است و حتی برخی اوقات پیامک انتقال وجه پس از دو ثانیه دریافت می شود. اینها

 
دستاوردهاي داخلی نظام بانکی در حوزه اصلاح ساختارهاست. 



پس از انقلاب اسلامی در نظام بانکی دو اتفاق مهم رخ داد؛ یکی عرضه سهام برخی بانک هاي بزرگ دولتی مانند بانک صادرات ایران، ملت و
تجارت در بورس و دیگري تأسیس بانک هاي خصوصی و این هر دو در نظام بانکی تحول آفرید. الحمدالله امروز چند بانک خصوصی قوي در
کشور داریم که پا به پاي بانک هاي دولتی و بورسی در حال فعالیت هستند. عمده این بانک ها به بورس وارد شدند و این موضوع باعث
شفافیت بیشتر شد. وقتی شرکتی را بورسی می کنیم، دو اتفاق می افتد؛ یکی شفافیت و دیگري افزایش پاسخگویی. اصولاً وقتی از نظام
جمهوري صحبت می کنیم، مردمسالاري و پاسخ خواهی مردم مطرح می شود و دولت باید پاسخگو باشد. بورسی کردن بانک ها و شرکت ها

 
موجب شد تا پاسخگویی در سطح بهتري قرار گیرد و کیفیت آن بالا برود. 

فارس: مدتی کوتاه پس از پیروزي انقلاب جنگ آغاز شد. نظام بانکی و از جمله بانک صادرات ایران در مواجهه با جنگ تحمیلی و پس از آن
تحریم هاي ظالمانه چه واکنش هایی از خود نشان داد، چطور به مقاوم سازي اقتصاد در برابر این تهاجمات کمک کرد و به چه نتایجی

 
رسید؟ 

صیدي: دشمن فهمیده بود که ضربه به کشور را از کجا آغاز کند. از همان ابتداي انقلاب دیدیم که از طریق گروهک ها از جمله منافقین
سعی داشت کشور را به هم بریزد و مغزهاي متفکر نظام را یکی پس از دیگري از میان بردارد تا به اهدافش برسد. موفقیت هاي انقلاب براي
دو گروه هزینه داشت. یکی براي ابرقدرت ها و استکبار جهانی و دیگري براي حکام مرتجع برخی کشورهاي منطقه که بیداري اسلامی رفته
رفته آنها را از پاسخگویی به ملت هایشان ناگزیر می کرد. اینها نمی خواستند مردم ایران و دیگر ملت ها به این بینش برسند. به همین دلیل
ترور و انفجار و ناآرامی و بلافاصله در پی آن هشت سال دفاع مقدس اتفاق افتاد و همه دنیا پشت سر عراق قرار گرفت تا زیرساخت هاي ایران
را تخریب کند. با این همه در دفاع مقدس اولاً ایران نگذاشت یک وجب از خاك کشور از دست برود و سرافراز از جنگ بیرون آمد و ثانیاً
بلافاصله همت کرد به آبادانی کشور، ساختن خرابی هاي ناشی از جنگ و سرمایه گذاري. عسلویه آغاز شد. افزایش ظرفیت سیمان،
پتروشیمی، مواد غذایی، نساجی و فولاد شروع شد. دشمنان براي ضربه زدن به این تحولات و پیشرفت، تحریم ها را آغاز کردند. دریافتند که
اگر نظام دریافت و پرداخت را فلج کنند، سیمان، خودرو سازي و سایر صنایع هم نمی توانند به فعالیت خود ادامه دهند. از این رو تحریم

 
نظام بانکی خیلی زودتر از سایر تحریم ها آغاز شد. 

در مورد تحریم ها دو منبع مهم وجود دارد که یکی کتاب «جنگ خزانه داري» نوشته معاون خزانه داري آمریکا در زمان جورج بوش و
دیگري کتاب «هنر تحریم ها»ست که توسط ریچارد نفیو نوشته شده است. در کتاب جنگ خزانه داري به صراحت تحریم نظام بانکی مورد
اشاره قرار گرفته و حتی چند سطر هم در خصوص تحریم بانک صادرات ایران نوشته شده است. نظام بانکی کشور تحریم را با همه سختی
اش توانست مدیریت کند. این تحریم ها در سال 2010 به اوج خود رسید . سوئیفت بسته و نقل و انتقالات محدود شد. پیشتر هم معامله با
دلار محدود شده بود. نظام بانکی اما با تمام سختی ها توانست دوام بیاورد و به فعالیت خود ادامه دهد. بانک صادرات ایران با توجه به این که
بیشترین تعداد شعب خارجی را در دنیا دارد، قطعا باید بیشتر ضربه می دید؛ اما در مقابل تدابیري را به کار بست و الحمدالله تاکنون موفق

 
شده به فعالیت و خدمت رسانی و تزریق پول به اقتصاد ادامه دهد. 

با اصلاح ساختاري که از چهار سال پیش آغاز شد، ساختار مالی بانک بهتر شد. بانکی که در سال 96 روزانه 10 میلیارد تومان زیان می داد و
نزدیک به 5/7 هزار میلیارد تومان زیان انباشته داشت، در حال حاضر بانک سود دهی شده، زیان انباشته خود را پوشش داده است و پروژه

 
هاي داخلی و خارجی را تأمین مالی می کند. اینها برخی از دستاوردهاي نظام بانکی در چهل و سه سال گذشته است. 

 
فارس: به نظرتان براي پایداري و افزایش این دستاوردها چه باید کرد؟ 

صیدي: دو نکته بسیار اهمیت دارد. یکی حمایت از تولید است. هرچه قدر از تولید حمایت کنیم، تولید ناخالص داخلی (مجموعه کالا و
خدماتی که در یک سال تولید می شود) بالا می رود که در بانک صادرات ایران این امر در اولویت قرار دارد و تلاش شده متناسب با منویات
مقام معظم رهبري که در سال هاي اخیر، همه ساله ابعاد مختلف تولید را مورد نظر قرار داده و ابلاغ فرموده اند، اقدامات خود را سامان دهد

 
و با طرح هاي طروت ، محیا ،کارا و محصولات مختلف بانکی براي تحقق این اهداف قدم هاي بزرگی بردارد. 

در کنار رونق تولید، فقرزدایی مطرح است. می دانید که تحقیقات و نظریه هاي توسعه اقتصادي نهایتاً به دو راهی توسعه و عدالت می رسد.
حتی برخی طرفداران یک نظریه افراطی معتقدند ایرادي ندارد برخی زیر چرخ هاي توسعه له شوند. البته معلوم است در چنین شرایطی
مردم فقیر له خواهند شد. زمانی که کارخانجات و برج ها ایجاد شود، دهک هاي اول فقیرتر می شوند و گاهی از بین می روند و این دسته از
توسعه گراها هم به آن اعتنایی ندارند؛ اما جمهوري اسلامی همواره توسعه را در کنار عدالت دیده و نه فقط اجازه نداده دهک هاي اول و دوم
له شوند، بلکه تلاش کرده از رفاهی حداقلی برخوردار باشند. تأمین مالی این طبقات در نظام بانکی یک ارزش است و مورد توجه قرار دارد.
ارزش و اهمیت این موضوع در بانک صادرات ایران به مراتب بیشتر است؛ چراکه بانک صادرات ایران یک بانک مردمی است و از زمان تأسیس



در 70 سال پیش در متن جامعه قرار داشته است. در همه شهرها و بخش ها و حتی مناطق دورافتاده شعبه تأسیس کرده است. این بانک
حتماً تسهیلات بخش هاي آسیب پذیر، اشتغال، کارآفرینی و ازدواج و اخیراً پرداخت وام بدون ضامن را با جدیت در دستور کار خود دارد. در
دوسال اخیر شیوع بیماري کرونا باعث شد تا کسب و کارها آسیب ببینند و درآمد و اشتغال مردم با مشکل مواجه شود. در چنین شرایطی
وام ودیعه مسکن تعریف شد. اینها بخشی از مأموریت هاي اجتماعی بانک صادرات ایران است. باید بدانیم که بدون وجود نشاط و گسترش
فقر در جامعه امکان توسعه وجود ندارد. مگر می شود در یک جامعه فقیر و بدون نشاط به فکر توسعه بود؟ بنابراین تأمین مالی مردم کم
برخودار و کم درآمد کمک می کند تا جامعه زنده تر باشد و بهتر بتوان توسعه ایجاد کرد و این مهم در کارنامه شبکه بانکی و از جمله بانک

 
صادرات ایران نمره قابل قبولی دارد. 

انتهاي پیام/



تهاتر نفت خام با قرارگاه خاتم در ازاي تکمیل مصلاي تهران

منبع: فراروشماره خبر:  359  |  تاریخ: 1400/11/21

 
سخنگوي کمیسیون تلفیق از پایان بررسی لایحه بودجه 1401 در این کمیسیون خبر داد. 

رحیم زارع سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال 1401 مجلس در تشریح مصوبات آخرین نشست این کمیسیون گفت: نمایندگان در
راستاي رفع تبعیض در پرداخت حقوق و دستمزد کارکنان و با توجه به وظایف حاکمیتی و نظارتی خطیر سازمان حفاظت محیط زیست، با

 
افزایش حقوق و دستمزد محیط بانان در سال 1401 در سقف منابع این سازمان موافقت کردند. 

زارع بیان کرد: کمیسیون تلفیق بودجه در نشست امروز در اجراي قانون حمایت از توسعه صنایع پایین دستی نفت خام و میعانات گازي با
استفاده از سرمایه گذاري مردمی و اصلاحات و الحاقی بعدي آن، هیئت امناي صندوق توسعه ملی را مکلف کردند تا تشریفات قانونی اعطاي
مجوز تنفس خوراك به طرح هاي موضوع قانون را که داراي مجوز احداث از وزارت نفت هستند به نحوي پیگیري کند که مجوز تنفس

 
خوراك مزبور حداکثر ابتداي اردیبهشت ماه سال 1401به آنها ابلاغ شود. 

نماینده مردم آباده و بوانات در مجلس تاکید کرد: همچنین در مواردي که صندوق توسعه ملی سهم خود از صادرات نفت خام و میعانات
گازي را به صورت حواله نفتی دریافت می کند مجاز است حواله هاي مزبور را به عنوان تسهیلات صرف تامین منابع مورد نیاز طرح هاي

 
تولیدي با اولویت طرح هاي پتروپالایشگاهی کند و بازپرداخت اصل و فرع این تسهیلات به صورت ارزي خواهد بود. 

سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال 1401 مجلس ادامه داد: همچنین کمیسیون تلفیق به منظور تکمیل مصلاهاي نیمه کاره کشور
با معرفی شوراي سیاستگذاري ائمه جمعه کشور، قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء(ص) را موظف کردند، نسبت به تکمیل و تحویل مصلاها اقدام
کند و براین اساس به مقدار یک هزار میلیارد تومان براي مصلا هاي سراسر کشور و یک هزار میلیارد تومان نیز براي مصلاي تهران از محل
بند (ي) تبصره یک اختصاص یافت. هزینه کرد این اقدام پس از تایید سازمان مدیریت و برنامه ریزي کشور و در قبال نفت خام به نرخ
رسمی صادرات نفت در مکان هاي مورد نظر قرارگاه، تحویل می شود. درآمد این بند از طریق تهاتر نفت خام با قرارگاه خاتم الانبیاء(ص)

 
تسویه خواهد شد. 

وي تصریح کرد: به موجب دیگر مصوبه این کمیسیون، مازاد هزینه تحصیلی دانشجویان تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) و
سازمان بهزیستی کشور به مبلغ 200 میلیارد تومان از محل درآمد حاصل از هدفمندي یارانه ها براي ارتقاي سطح مناطق کمتر توسعه یافته
در قالب وام از طریق صندوق هاي رفاه دانشجویان وزارتخانه هاي علوم، تحقیقات و فناوري و بهداشت، درمان و آموزش پزشکی براساس

 
سرانه دانشجویی در اختیار افراد قرار خواهد گرفت. 

زارع بیان کرد: اقساط وام هاي مذکور پس از فراغت از تحصیل و اشتغال به کار افراد پرداخت می شود، دانشجویان تحت پوشش نهادهاي

 
حمایتی مزکور و فرزندان رزمندگان معسر در اولویت دریافت وام می باشند. 

این نماینده مردم در مجلس تصریح کرد: کمیسیون تلفیق همچنین به منظور ارائه تصویر درستی از ایران مصوب کردند، هزینه کرد اشخاص
حقوقی در خصوص تولید و انتشار محتواي فرهنگی، معرفی ظرفیت هاي گردشگري به زبان هاي خارجی با هماهنگی و تایید وزارت میراث

 
فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی به عنوان هزینه قابل قبول مالیاتی قلمداد شود. 



پیش از این کلیات لایحه بودجه در صحن علنی مجلس به تصویب رسیده و از ابتداي اسفندماه بررسی جزئیات لایحه بودجه در دستور کار
صحن علنی مجلس قرار خواهد گرفت.



شرکت هاي ملی در خوزستان به وظایف خود در بحث اشتغال عمل کنند

منبع: روزنامه رویداد امروزشماره خبر:  360  |  تاریخ: 1400/11/21

ایسنا/خوزستان فرمانده سپاه حضرت ولی عصر(عج) خوزستان گفت: شرکت هاي ملی و شرکت هایی که مستقیما به مرکز متصل
هستند به وظایف خود در خوزستان در بحث اشتغال به درستی عمل کنند.

>



پروژه فروآلیاژ در اسلام آبادغرب افتتاح شد/ استارت عملیات اجرایی 11 پروژه

آبرسانی در 65 روستاي شهرستان

منبع: مرصاد نیوزشماره خبر:  361  |  تاریخ: 1400/11/21

 
 

در سفر استاندار کرمانشاه به اسلام آباد غرب صورت گرفت؛ پروژه فروآلیاژ در اسلام آبادغرب افتتاح شد/ استارت عملیات اجرایی 11 پروژه
آبرسانی در 65 روستاي شهرستان مرصاد نیوز: به مناسبت دهه مبارك فجر در سفر استاندار کرمانشاه به اسلام آباد غرب پروژه فروآلیاژ متحد

 
شرق آسیا در اسلام آبادغرب افتتاح، و عملیات اجرایی 11 پروژه آبرسانی در 65 روستاي شهرستان آغاز شد. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی مرصاد ،به نقل از اسلام آباد خبر بهمن امیري مقدم استاندار کرمانشاه صبح امروز به مناسبت ایام االله دهه
مبارك فجر با همراهی معاون وزیر و رییس کل سازمان سرمایه گذاري و کمک هاي اقتصادي و فنی ایران و رئیس سازمان امور مالیاتی
کشور باحضور نماینده مردم اسلام آبادغرب و دالاهو در مجلس شوراي اسلامی، فرماندار و امام جمعه شهرستان و دیگر مسئولین شهرستانی

 
و استانی پروژه فروآلیاژ متحد شرق آسیا را به عنوان اولین پروژه سرمایه گذاري خارجی در استان افتتاح کرد. 

کارخانه فروسیلیکومنگنز اسلام آباد غرب با سرمایه گذاري 10 میلیون یورو توسط یک سرمایه گذار چینی احداث شده که 210 نفر

 
اشتغالزایی مستقیم و حدود 500 نفر اشتغالزایی غیرمستقیم را ایجاد می کند. 

استاندار کرمانشاه در آیین بهره برداري از این کارخانه اظهار داشت: دولت خدمتگذار و مردمی دکتر رئیسی در این شرایط سخت تحریم هاي

 
ظالمانه، با تمام توان و به صورت شبانه روزي به دنبال حل مشکلات و گرفتاري هاي متعدد کشور است. 



وي افزود: رفع موانع موجود در مسیر کارآفرینی و توسعه سرمایه

 
گذاري و به نوعی معضل بیکاري 50 ساله کرمانشاه جز با ایجاد اشتغال پایدار حل نمی شود. 

امیري مقدم با اشاره به ظرفیت ها و فرصت هاي گسترده گردشگري و خدماتی، تجاري، صنعتی و کشاورزي استان، خاطرنشان کرد: همه
باید با همدلی و همراهی براي تبدیل شدن دوباره کرمانشاه به مرکز اقتصادي و فرهنگی غرب کشور تلاش کنیم و با ایجاد اشتغال پایدار، رنج

 
دشوار این بیکاري را از دوش کرمانشاه برداریم. 

استاندار کرمانشاه تصریح کرد: درهاي کرمانشاه به روي سرمایه گذاران داخلی و خارجی باز است و هر مانعی را با اقتدار از مسیر کارآفرینان و

 
تولیدکنندگان برمی داریم. 

مجتبی بخشی پور نماینده مردم اسلام آبادغرب و دالاهو در مجلس بر حمایت از سرمایه گذاري و رفع موانع تولید در راستاي سرمایه گذاري

 
در شهرستان اسلام آبادغرب که آمار بیکاري بالایی دارد تأکید کرد. 

وي ضمن تقدیر از سرمایه گذران بخش خصوصی بر اولویت بکارگیري کارگر بومی و اداي حق و حقوق قانونی آنها و دلجویی از خانواده

 
کارگري که در این مجموعه دچار آتش سوزي و مرگ شده بود تاکید کرد. 

همچنین امروز آیین افتتاح و آغاز عملیات اجرایی 11 پروژه آبرسانی
در 65 روستاي شهرستان به منظور دسترسی 5 هزار خانوار و 20 هزار نفر به آب شرب سالم با 40 میلیارد تومان اعتبار با حضور استاندار
کرمانشاه، نماینده مردم اسلام آبادغرب و دالاهو در مجلس، معاون هماهنگی امور عمرانی، مدیرعامل آبفا، فرماندار اسلام آبادغرب، مشاور

 
استاندار در امور روحانیت، رئیس آبفا شهرستان، مسئولین شهر حمیل و جمعی از اهالی شهیدپرور بخش حمیل برگزار شد. 



بهمن امیري مقدم استاندار کرمانشاه در مراسم افتتاحیه پروژه
آبرسانی بخش حمیل ضمن تبریک ایام االله دهه مبارك فجر گفت: وظیفه ما است که به عنوان خدمتگزار مردم خدمات ارزشمند و قابل

 
توجهی را به مردم بدهیم امروز آب سالم و پاك حق مردم است و باید تلاش کرد که مردم از این نعمت الهی استفاده کنند. 

 
وي گفت : چیزي که مهم است این است که ما باید نحوه استفاده صحیح از آب را فرهنگ سازي کنیم باید به فکر آیندگان باشیم. 

استاندار کرمانشاه خاطرنشان کرد: در رابطه با بحث سد چناره ما هم حق آب را باید افزایش دهیم و چیزي که سهم استان و اسلام آبادغرب

 
است را مورد توجه قرار دهیم تا در بحث پیگیري اعتباراتی که لازم است در سال آینده در لایحه بودجه دیده شود. 

 
 

نماینده عالی دولت در استان اظهار داشت: پیگیري هاي خوبی از طرف آقاي بخشی پور و ما و مدیرکل آب و فاضلاب استان صورت گرفته که

 
لازمه این است که دست به دست هم دهیم که بتوانیم مشکلاتی وجود دارد را برطرف کنیم. 

سردار امیري مقدم در خاتمه سخنانش گفت: عنوان مدیرکلی ،استانداري،فرمانداري و هر چیزي که عنوان مسئولیت است اگر به عنوان

 
خدمتگزاري صادقانه به مردم نباشد چیزي بیش از یک عنوان نیست و زمانی ارزش پیدا خواهد کرد که خدمتگزار مردم باشیم. 

مجتبی بخشی پور نماینده مردم اسلام آباد غرب و دالاهو در مراسم افتتاحیه پروژه آبرسانی بخش حمیل ضمن گرامیداشت ایام االله دهه
مبارك فجر گفت: در حوزه آبرسانی جهش فوق العاده اي داشته ایم و در این حوزه مبلغ هزارو چهارصد و نه میلیارد تومان بودجه داریم واین

 
می طلبد که شتاب بیشتري در کارها صورت گیرد. 



وي گفت : در بحث فاضلاب متاسفانه مشکلاتی وجود دارد طرح

 
بسته شده است اما کار تکمیل نیست بسیاري از محلات همچنان با مشکل فاضلاب مواجه هستند. 

وي در ادامه به مشکلات سد آزادي اشاره کرد و گفت : با اعتبارات امور آب این کار امکان پذیر نخواهد بود تنها راه حل این تکمیل این پروژه
از محل اعتبارات پتروشیمی است اگر صبر کنیم که از اعتبارات استانی و ملی براي این بخش از طرق آب منطقه اي انجام شود سالیان زیادي

 
طول خواهد کشید. 

نماینده اسلام آباد غرب و دالاهو در مجلس شوراي اسلامی در خاتمه به بحث سد چناره پرداخت و افزود : سد چناره در حوزه دهستان
منصوري بخش حمیل است که بیش از 800 هکتار از منابع ملی و ارازي مردم زیر آب خواهد رفت که حتی اجازه پرورش ماهی را به
کرمانشاه ندادند 67 میلیون مترمکعب آب سهم استان همجوار شده است مشکلات اشتغال تا حدودي توسط آب حل خواهد چرا نباید ما در
آن سهم داشته باشیم در این راستا از آقاي استاندار انتظار داریم که پیگیري هاي بیشتري را در این حوزه داشته باشند که سهممان واقعیمان

 
را از تخصیص سد چناره به دست آوریم. 

 جهانبخش حیدري فرماندار اسلام آباد غرب در مراسم افتتاحیه
پروژه آبرسانی بخش حمیل ضمن گرامیداشت ایام االله دهه مبارك فجر و خوش آمد گویی به خدمت سردار بهمن امیري مقدم استاندار
کرمانشاه و تشکر از پیگیري ها و تلاش هاي دکتر مجتبی بخشی پور نماینده مردم اسلام آباد غرب و دالاهو گفت: دستاوردهایی که در این
ایام معرفی خواهد شد بخشی از آن به همین پروژه هاي عمرانی میرسد که خداروشکر در این دهه شاهد افتتاح هاي خوبی در شهرستان

 
بوده ایم. 

وي افزود : در حوزه آب ما با مشکلاتی مواجه هستیم مشکلاتی نظیر اینکه اگر چنانچه شاهد بارندگی هاي خوبی در ادامه سال جاري نباشیم
چون اغلب منابع آبی ما از چاه ها و منابع زیرزمینی تامین می شود شاید با تنش هاي آبی مواجه شویم لذا طرح آبرسانی سد آزادي دالاهو با
هدف تامین آب شهرستان اسلام آبادغرب با 100 هزار جمعیت تا حدودي پیشرفت داشته است اما باز هم از آقاي دکتر بخشی پور انتظار



داریم اجراي پروژه سد مجدداً فعال شود و این کار را استارت بزنیم که با اجراي این پروژه در گذر زمانی که در پیش داریم در آینده ما

 
صاحب یک آب مطمعن در اسلام آبادغرب و همچنین روستا هاي اطراف شهر باشیم. 

جهانبخش حیدري فرماندار اسلام آباد غرب در خاتمه سخنانش گفت: بخش حمیل داراي 16 هزار جمعیت با 34 هزار هکتار زمین مزروعی
است که همه آنها فعال هستند اما از این 34 هزار هکتار فقط 4 هزار هکتار آن به صورت آبی از نظر زراعی مدیریت خواهد شد و ما باقی آن
به صورت دیم هست توقعی که داریم این است در رابطه با این موضوع کمک و مساعدت شود که بتوانیم وضیت کشاورزي را سامان دهیم که

 
میتواند یکی از منابع ثروت و تولید باشد. 

در ادامه این سفر یکروزه استاندار کرمانشاه از پروژه هاي زیرساختی
و توسعه اي در بخش حمیل شهرستان من جمله راه هاي روستایی حمیل به روستاهاي باریکه نظام، قلعه هرسم و آزادراه حمیل به پلدختر

 
بازدید نمود و در این مسیر با اهالی شهیدپرور این منطقه از طوایف مختلف ایلات کلهر و زنگنه دیدار کرد. 

 
 



تصویب «قانون عملیات بانکداري بدون ربا» شاه بیت تحولات بانکی پس از انقلاب/

نظام بانکی تحریم ها را مدیریت کرد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  362  |  تاریخ: 1400/11/21

به گزارش خبرگزاري فارس، براي مرور دستاوردهاي نظام
بانکی پس از پیروزي انقلاب اسلامی با حجت اله صیدي، مدیر
عامل بانک صادرات ایران به گفت و گو نشستیم. صیدي از
تحول نظام بانکی در سالهاي پس از پیروزي انقلاب می گوید
که تصویب «قانون عملیات بانکداري بدون ربا» به عنوان
چارچوبی مترقی، سرآغازي بر آن بود. در گام بعد، تقویت
مزیت هاي نسبی کشور و تأمین مالی صنایعی از قبیل فولاد،
سیمان، مواد غذایی، نفت، گاز و پتروشیمی قرار داشت که به

استقلال اقتصادي به عنوان ساحتی از استقلال در مفهوم انقلابی و همه جانبه آن یاري رساند؛  مسیري که هر چند با موانعی چون جنگ
تحمیلی و تحریم هاي ظالمانه مواجه بود، اما با اصلاح ساختار و ارتقاي استانداردهاي نظام بانکی و استفاده حداکثري از فناوري هاي نوین
طی شد. او چشم انداز پیش روي  نظام بانکی را که در افق گام دوم انقلاب معنا می یابد، با دو مفهوم حمایت از تولید و گسترش عدالت
اجتماعی همساز می انگارد؛ دو مفهومی که بانک صادرات ایران با توجه به حضور همیشگی در متن مردم  براي هریک طرح ها و  محصولاتی
نو عرضه داشته و برآن است که علاوه بر اصالت عدالت به عنوان یکی از اصلی ترین آرمان ها، تأمین مالی مردم کم برخودار و کم درآمد

 
کمک می کند تا پیشرفت اقتصادي نیز بهتر و سریعتر در دسترس قرار گیرد. 

فارس: نظام بانکی ما پس از پیروزي انقلاب اسلامی تا چه حد متحول شد و چقدر توانست با اهداف و آرمان هاي انقلاب همسو و منطبق

 
شود؟ 

 صیدي: انقلاب اسلامی مبتنی برآموزه ها و اصول دین مبین اسلام و شعارهاي کلیدي آن استقلال، آزادي و جمهوري اسلامی بود. طبیعی
است که بعد از پیروزي انقلاب و برقراري نظام جمهوري اسلامی که مؤلفه ها و تعاریف خود را دارد و  تدوین قانون اساسی، نظام بانکی نیز
باید دچار تحول می شد و از انقلاب تأثیر می پذیرفت. یکی از مهمترین کارهایی که در همان سال هاي اول استقرار نظام جمهوري اسلامی
اتفاق افتاد، این بود که فقها  با کار ویژه و منسجم در خصوص عقود اسلامی، قانون عملیات بانکداري بدون ربا را تدوین کردند که در سال 62

 
تصویب شد. 

صیدي: در اسلام و اقتصاد اسلامی چند مفهوم خیلی برجسته است و وقتی به قانون عملیات بانکی بدون ربا می نگریم، متوجه می شویم که
توجه خوبی به آنها شده است. یکی از این مفاهیم محاسبه سود واقعی و دیگري توزیع عادلانه سود است.در عملیات بانکی بدون ربا اولین
نکته در محاسبه سود واقعی این است که وقتی وجهی به یک فعالیت اقتصادي تخصیص پیدا می کند تا سودي حاصل شود، آن عملیات باید
واقعی باشد. دوم این که این سود بین شرکا یا افراد درگیر در آن فعالیت اقتصادي به صورت عادلانه توزیع شود. (می دانیم که عادلانه به
معنی مساوي نیست). این امر در قالب عقود معین محقق می شود که طرف هاي عقد ممکن است بانک و عامل(انجام دهنده فعالیت
اقتصادي) یا دو شریک باشند. مضاربه، مساقات، مرابحه و مشارکت از جمله این عقود هستند. با این که هر متن قانونی قابل نقد است، اما من
این قانون را قانون بسیار پیشرفته اي می دانم. یکی از نشانه هاي آن هم این است که تا امروز که بیش از 38 سال از جاري شدن قانون

 
عملیات بانکی بدون ربا می گذرد، نیازي به تغییر آن احساس نشده است. این قانون بحمداالله یکی از ثمرات انقلاب بود. 



فارس: یکی از مهمترین شعارهاي انقلاب اسلامی، استقلال بود. بانک ها براي کاهش وابستگی و افزایش خوداتکایی کشور در این بیش از

 
چهاردهه چه نقشی ایفا کردند و در دستیابی به آن  چقدر موفق بودند؟ 

صیدي: بحث استقلال براي جمهوري اسلامی خیلی مهم است و بانک ها هم باید در همین مسیر حرکت کنند. در این بحث استقلال را در
حوزه اقتصاد در نظر می گیریم، اگرچه می توان در حوزه سیاست و فرهنگ و  سایر حوزه ها هم به طور مبسوط گفت و گو کرد؛ اما از
آنجایی که در حوزه بانکداري بحث می کنیم، استقلال اقتصادي را مد نظر داریم. براي دستیابی به استقلال اقتصادي، لازم بود که زیرساخت
هاي کشور محکم شوند و براي این که کشور روي پاي خود بایستد، شاخص ها در حوزه اقتصاد کلان بهبود پیدا کند. باید از مزیت هاي
نسبی کشور استفاده و آنها را تقویت می کردیم و این ها نیاز به تأمین مالی داشت که نظام بانکی باید انجام می داد. به جاي این که خام
فروشی کنیم، باید به سمت ایجاد ارزش افزوده در معادن و ذخایر کشور می رفتیم. در فولاد کارهاي بزرگی شد؛ مثل فولاد مبارکه، فولاد
خوزستان و فولاد خراسان. الحمدالله الان در استان هرمزگان چند طرح بزرگ فولادي داریم که چند تا از آنها به بهره برداري رسیده است.
براي این که زنجیره فولاد تکمیل شود، باید از معادن، سنگ آهن استخراج می شد و فرآیند تبدیل به شمش فولادي را طی می کرد. بنابراین
کارخانه هاي آهن اسفنجی، گندله سازي، کنسانتره و امثال اینها ایجاد شد که این فعالیت ها نیاز به تأمین مالی داشت. بعد از آن به جاي

 
واردات ورق آهن از کره و روسیه براي تولید خودرو، تجهیزات و ماشین آلات، بانک ها کارخانه هاي فولاد را تأمین مالی کردند. 

اوائل انقلاب تولید سیمان کشور در حداقل میزان بود و در دهه 70 لازم بود به 56 تا 70 میلیون تن و تا امروز به 80 میلیون تن برسد که
تقریباً محقق شده است. کارخانه هاي سیمان با تأمین مالی بخش بانکی ایجاد شدند. در مواد غذایی خیلی مشکل داشتیم. حتی پنیر را از
دانمارك وارد می کردیم. وقتی جمعیت زیاد می شود، شیوه هاي سنتی تولید روستایی و خانگی براي جمعیت 50 تا 80 میلیونی جوابگو
نیست و انواع لبنیات باید به شیوه صنعتی تولید شود. بنابراین لازم بود شرکت هاي لبنی بزرگ تأسیس شود یا شرکت هاي موجود بزرگتر
شوند. نظام بانکی به داد اینها رسید و در حال حاضر کشور تولید کننده و صادر کننده انواع محصولات لبنی است که نقش نظام بانکی را در

 
این بخش برجسته می کند. 

 
فارس: در حوزه تأمین مالی مزیت نسبی کشور یعنی نفت و گاز و پتروشیمی چطور؟ 

صیدي: در این حوزه روشن است که هم اکتشاف باید صورت می گرفت و هم حفاري و استخراج. بعد از تکمیل فرآیندها باید به جاي صادرات
نفت خام و گاز، آنها را به فرآورده هاي بالادستی و پایین دستی و محصول نهایی تبدیل می کردیم. بنابراین ابتدا پالایشگاه ها و بعد شرکت
هاي پتروشیمی ایجاد شدند. پارس جنوبی در عسلویه اوج این کار بود. تأمین مالی این بخش را هم نظام بانکی به عهده گرفت و این پیشرفت

 
ها باعث شد که کشور در تحقق استقلال جلو برود. 

 
فارس: آیا از منظر نظام بانکی، شاخصی براي سنجش این کاهش وابستگی و  تحقق مفهوم استقلال اقتصادي وجود دارد؟ 

صیدي:  استقلال یک مفهوم نسبی است و مطلق نیست که با تعیین یک عدد بتوان تشخیص داد. در همه جاي دنیا مزیت نسبی برقرار است.
در ایران هم نظام بانکی به این روند کمک کرد و به جاي واردات محصولات متنوع، خودمان تولید کردیم و الان صادرکننده خیلی از
محصولات نهایی هستیم. زمانی گاز، ماده خام محسوب می شد و متانول محصول ؛ اما در حال حاضر متانول فروشی هم خام فروشی است و
باید آن را به یک محصول نهایی تبدیل کنیم. اتیلن و حتی پلی اتیلن را هم باید به سمت محصولات پایین دستی ببریم. در بخش هاي دیگر
این صنعت هم به جاي این که قطعات مختلف لوازم خانگی و خودرو را وارد کنیم، از محصولات متنوع پتروشیمی مختلف استفاده می شود.

 
این نقش نظام بانکی بود در تحقق شعار استقلال. 

فارس: اگر بخواهید  در چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی،  از چند دستاورد اصلی نظام بانکی براي مردم نام ببرید، به چه

 
مواردي اشاره می کنید؟ 



صیدي: دستاوردهاي نظام بانکی همین هاست. منبع اصلی بخش مهمی از تولید ناخالص داخلی که توسط کارخانجات و خدمات تامین می
شود، نظام بانکی است. تحولات زیادي هم در درون نظام بانکی اتفاق افتاده که از جمله آنها می توان به فناوري اطلاعات اشاره کرد. نظام
بانکی با این فناوري توانست روي پاي خودش بایستد. بانکداران خودشان برنامه نوشتند و نرم افزار تهیه کردند. در حال حاضر 80 میلیون نفر
جمعیت داریم. نزدیک به 200 میلیون کارت بانکی در دست مردم است و با  این که زمان استاندارد متوسط نقل و انتقال تراکنش هاي بانکی
در دنیا هشت ثانیه است، در ایران این زمان کمتر است و حتی برخی اوقات پیامک انتقال وجه پس از دو ثانیه دریافت می شود. اینها

 
دستاوردهاي داخلی نظام بانکی در حوزه اصلاح ساختارهاست. 

پس از انقلاب اسلامی در نظام بانکی دو اتفاق مهم رخ داد؛ یکی عرضه سهام برخی بانک هاي بزرگ دولتی مانند بانک صادرات ایران، ملت و
تجارت در بورس و دیگري تأسیس بانک هاي خصوصی و این هر دو در نظام بانکی تحول آفرید. الحمدالله امروز چند بانک خصوصی قوي در
کشور داریم که پا به پاي بانک هاي دولتی و بورسی در حال فعالیت هستند. عمده این بانک ها به بورس وارد شدند و این موضوع باعث
شفافیت بیشتر شد. وقتی شرکتی را بورسی می کنیم، دو اتفاق می افتد؛ یکی شفافیت و دیگري افزایش پاسخگویی. اصولاً وقتی از نظام
جمهوري صحبت می کنیم، مردمسالاري و پاسخ خواهی مردم مطرح می شود و دولت باید پاسخگو باشد. بورسی کردن بانک ها و شرکت ها

 
موجب شد تا پاسخگویی در سطح بهتري قرار گیرد و کیفیت آن بالا برود. 

فارس: مدتی کوتاه پس از پیروزي انقلاب جنگ آغاز شد. نظام بانکی و از جمله بانک صادرات ایران در مواجهه با جنگ تحمیلی و پس از آن
تحریم هاي ظالمانه چه واکنش هایی از خود نشان داد، چطور به مقاوم سازي اقتصاد در برابر این تهاجمات کمک کرد و به چه نتایجی

 
رسید؟ 

صیدي: دشمن فهمیده بود که ضربه به کشور را از کجا آغاز کند. از همان ابتداي انقلاب دیدیم که از طریق گروهک ها از جمله منافقین
سعی داشت کشور را به هم بریزد و مغزهاي متفکر نظام را یکی پس از دیگري از میان بردارد تا به اهدافش برسد. موفقیت هاي انقلاب براي
دو گروه هزینه داشت. یکی براي ابرقدرت ها و استکبار جهانی و دیگري براي حکام مرتجع برخی کشورهاي منطقه که بیداري اسلامی رفته
رفته آنها را از پاسخگویی به ملت هایشان ناگزیر می کرد. اینها نمی خواستند مردم ایران و دیگر ملت ها به این بینش برسند. به همین دلیل
ترور و انفجار و ناآرامی و بلافاصله در پی آن هشت سال دفاع مقدس اتفاق افتاد و همه دنیا پشت سر عراق قرار گرفت تا زیرساخت هاي ایران
را تخریب کند. با این همه در دفاع مقدس اولاً ایران نگذاشت یک وجب از خاك کشور از دست برود و سرافراز از جنگ بیرون آمد و ثانیاً
بلافاصله همت کرد به آبادانی کشور، ساختن خرابی هاي ناشی از جنگ  و سرمایه گذاري. عسلویه آغاز شد. افزایش ظرفیت سیمان،
پتروشیمی، مواد غذایی، نساجی و فولاد شروع شد. دشمنان براي ضربه زدن به این تحولات و پیشرفت، تحریم ها را آغاز کردند. دریافتند که
اگر نظام دریافت و پرداخت را فلج کنند، سیمان، خودرو سازي و سایر صنایع هم نمی توانند به فعالیت خود ادامه دهند. از این رو تحریم

 
نظام بانکی خیلی زودتر از سایر تحریم ها آغاز شد. 

در مورد تحریم ها دو منبع مهم وجود دارد که یکی کتاب «جنگ خزانه داري» نوشته معاون خزانه داري آمریکا در زمان جورج بوش و
دیگري کتاب «هنر تحریم ها»ست که توسط ریچارد نفیو نوشته شده است. در کتاب جنگ خزانه داري به صراحت تحریم نظام بانکی مورد
اشاره قرار گرفته و حتی چند سطر هم در خصوص تحریم بانک صادرات ایران نوشته شده است. نظام بانکی کشور تحریم را با همه سختی
اش توانست مدیریت کند. این تحریم ها در سال 2010 به اوج خود رسید. سوئیفت بسته و نقل و انتقالات محدود شد. پیشتر هم معامله با
دلار محدود شده بود. نظام بانکی اما با تمام سختی ها توانست دوام بیاورد و به فعالیت خود ادامه دهد. بانک صادرات ایران با توجه به این که
بیشترین تعداد شعب خارجی را در دنیا دارد، قطعا باید بیشتر ضربه می دید؛ اما در مقابل تدابیري را به کار بست و الحمدالله تاکنون موفق

 
شده به فعالیت و خدمت رسانی  و تزریق پول به اقتصاد ادامه دهد. 

با اصلاح ساختاري که از چهار سال پیش آغاز شد، ساختار مالی بانک بهتر شد. بانکی که در سال 96 روزانه 10 میلیارد تومان زیان می داد و
نزدیک به 5/7 هزار میلیارد تومان زیان انباشته داشت، در حال حاضر بانک سود دهی شده، زیان انباشته خود را پوشش داده است و پروژه



 
هاي داخلی و خارجی را تأمین مالی می کند. اینها برخی از دستاوردهاي نظام بانکی در چهل و سه سال گذشته است. 

 
فارس: به نظرتان  براي پایداري و افزایش این دستاوردها چه باید کرد؟ 

صیدي: دو نکته بسیار اهمیت دارد. یکی حمایت از تولید است. هرچه قدر از تولید حمایت کنیم، تولید ناخالص داخلی (مجموعه کالا و
خدماتی که در یک سال تولید می شود) بالا می رود که در بانک صادرات ایران این امر در اولویت قرار دارد و تلاش شده متناسب با منویات
مقام معظم رهبري که در سال هاي اخیر، همه ساله ابعاد مختلف تولید را مورد نظر قرار داده و ابلاغ فرموده اند، اقدامات خود را سامان دهد

 
و با طرح هاي طروت، محیا،کارا و محصولات مختلف بانکی براي تحقق این اهداف قدم هاي بزرگی بردارد. 

در کنار رونق تولید،  فقرزدایی مطرح است. می دانید که تحقیقات و نظریه هاي توسعه اقتصادي نهایتاً  به دو راهی توسعه و عدالت می رسد.
حتی برخی طرفداران یک نظریه افراطی معتقدند ایرادي ندارد برخی زیر چرخ هاي توسعه له شوند. البته معلوم است در چنین شرایطی
مردم فقیر له خواهند شد. زمانی که کارخانجات و برج ها ایجاد شود، دهک هاي اول فقیرتر می شوند و گاهی از بین می روند و این دسته از
توسعه گراها هم به آن اعتنایی ندارند؛ اما جمهوري اسلامی همواره توسعه را در کنار عدالت دیده و نه فقط اجازه نداده دهک هاي اول و دوم
له شوند، بلکه تلاش کرده از رفاهی حداقلی برخوردار باشند. تأمین مالی این طبقات در نظام بانکی یک ارزش است و  مورد توجه قرار دارد.
ارزش و اهمیت این موضوع در بانک صادرات ایران به مراتب بیشتر است؛ چراکه بانک صادرات ایران یک بانک مردمی است و از زمان تأسیس
در 70 سال پیش در متن جامعه قرار داشته است. در همه شهرها و بخش ها و حتی مناطق دورافتاده شعبه تأسیس کرده است. این بانک
حتماً تسهیلات بخش هاي آسیب پذیر، اشتغال، کارآفرینی و ازدواج و اخیراً پرداخت وام بدون ضامن را با جدیت در دستور کار خود دارد. در
دوسال اخیر شیوع بیماري کرونا باعث شد تا کسب و کارها آسیب ببینند و درآمد و اشتغال مردم با مشکل مواجه شود. در چنین شرایطی
وام ودیعه مسکن تعریف شد. اینها بخشی از مأموریت هاي اجتماعی بانک صادرات ایران است. باید بدانیم که بدون وجود نشاط و گسترش
فقر در جامعه امکان توسعه وجود ندارد. مگر می شود در یک جامعه فقیر و بدون نشاط به فکر توسعه بود؟ بنابراین تأمین مالی مردم کم
برخودار و کم درآمد کمک می کند تا جامعه زنده تر باشد و بهتر بتوان توسعه ایجاد کرد و این مهم در کارنامه شبکه بانکی و از جمله بانک

 
صادرات ایران نمره قابل قبولی دارد. 

انتهاي پیام/



افتتاح 102 طرح تعاونی با اعتبار 2734 میلیارد تومان

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  363  |  تاریخ: 1400/11/21

102 طرح تعاونی با اعتبار 2734 میلیارد تومان و اشتغالزایی 7081 نفر در حوزه هاي تولیدي، خدماتی، توزیعی و مسکن به بهره
برداري رسید.

باشگاه خبرنگاران جوان - حجت االله عبدالملکی گفت: بر
اساس سیاست هاي اقتصاد مقاومتی، تأکید ویژه اي بر نقش
آفرینی مردم در کارآفرینی و اشتغال وجود دارد. شاخص هاي
بررسی عملکرد دستگاه هاي اجرایی در حوزه تعاون نیز تدوین

 
می شود. 

به گفته وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی از زمان شروع به کار
دولت سیزدهم، پروژه زیست بوم ملی اشتغال جمهوري
اسلامی ایران براي تعیین شرح وظایف و تقسیم کار میان

 
دولت و مردم آغاز به کار کرده است. 

 
معاون امور تعاون وزارت کار گفت: سهم عمده اي از تولید در کشور را شرکت هاي تعاونی و زیرمجموعه هاي آنان بر عهده دارند. 

به گفته مسکنی نقش آفرینی مثبت در حوزه تولید گوشت، تخم مرغ، کشاورزي و صنعت در کنار سهم قابل توجه از جابجایی بار و مسافر در

 
کشور گوشه هایی از ظرفیت هاي تعاونی هاست. 

او گفت: با تحول حوزه تعاون و آغاز جنبش تعاون در کشور، به سمت مردمی کردن اقتصاد گام برداریم.



شرکت هاي ملی در خوزستان به وظایف خود در بحث اشتغال عمل کنند

منبع: فصل تجارتشماره خبر:  364  |  تاریخ: 1400/11/21

فصل تجارت - فرمانده سپاه حضرت ولی عصر(عج) خوزستان گفت: شرکت هاي ملی و شرکت هایی که مستقیما به مرکز متصل
هستند به وظایف خود در خوزستان در بحث اشتغال به درستی عمل کنند.

فصل تجارت - فرمانده سپاه حضرت ولی عصر(عج) خوزستان
گفت: شرکت هاي ملی و شرکت هایی که مستقیما به مرکز
متصل هستند به وظایف خود در خوزستان در بحث اشتغال به

 
درستی عمل کنند. 

سردار حسن شاهوارپور در آیین افتتاح پروژه هاي عمرانی به
مناسبت دهه مبارك فجر که امروز 21بهمن ماه در محل پست
برق پیروزان اهواز برگزار شد، ضمن گرامی داشت دهه مبارك

فجر اظهار کرد: امیدواریم افتتاح طرح هاي عمرانی در خوزستان گامی در جهت اقداماتی باشد که مردم چشم انتظار از نظام، دولت و

 
مسئولان دارند. 

وي افزود: امیدواریم بتوانیم با همکاري، همراهی و هم افزایی، تلاشی جهادي را براي جبران عقب افتادگی ها در بخش هاي مختلف استان به

 
ویژه زیرساخت ها که دغدغه اصلی مردم است انجام دهیم. 

فرمانده سپاه حضرت ولی عصر(عج) خوزستان با بیان اینکه مساله برق یکی از دغدغه هاي اصلی مردم است، گفت: کسري برق امسال بسیار
نگران کننده بود اما امیدواریم در سال 1401 بحث کسري برق به ویژه در پیک مصرف نداشته باشیم و بخش عمده اي از این کسري ها

 
جبران شود. 

شاهوارپور با اشاره به بحث ایجاد زیرساخت ها براي حل مساله اشتغال در خوزستان عنوان کرد: اشتغال دغدغه جدي جوانان خوزستان و

 
خانواده ها است و امیدواریم با یک حرکت جهادي و محکم بتوانیم مسایل و مشکلات خوزستان را در بحث اشتغال حل کنیم. 

وي ادامه داد: در این زمینه شرکت هاي ملی و شرکت هایی که مستقیما به مرکز متصل هستند به وظایف خود در خوزستان در بحث

 
اشتغال به درستی عمل کنند. ما توقع داریم تا این شرکت ها نگاه بیشتري به خوزستان داشته باشند و به حل مشکلات استان کمک کنند. 

 
فرمانده سپاه حضرت ولی عصر(عج) خوزستان گفت: انقلاب اسلامی در این سال ها خدمات بسیار زیادي انجام داده است. 

انتهاي پیام



زمینه اشتغال120 بانوي قالیباف در چهارباغ مهیا شد

منبع: ایرناشماره خبر:  365  |  تاریخ: 1400/11/21

کرج - ایرنا - فرمانده ناحیه مقاومت بسیج چهارباغ  البرز از تاسیس و راه اندازي کارگاه قالی بافی با هدف اشتغال براي 120 بانوي
جویاي کار این شهرستان در آستانه یوم االله 22 بهمن خبر داد.

کرج - ایرنا - فرمانده ناحیه مقاومت بسیج چهارباغ  البرز از
تاسیس و راه اندازي کارگاه قالی بافی با هدف اشتغال براي
120 بانوي جویاي کار این شهرستان در آستانه یوم االله 22

 
بهمن خبر داد. 

سرهنگ دوم پاسدار حسین حسنیان روز پنجشنبه در حاشیه
افتتاحیه کارگاه قالی بافی که با حضور فرمانده سپاه امام حسن

مجتبی (ع) استان البرز، و جمعی از مسوولان این شهرستان برگزار شد درگفت و گو با خبرنگار ایرنا با اشاره به استقبال بسیاري از بانوان
چهارباغ از راه اندازي این گارگاه گفت: علاوه بر تاسیس این کارگاه طرحی تدارك دیده ایم تا زمینه گسترش قالی بافی در محیط خانه ها را

 
براي بانوان خانه دار مهیا کنیم. 

وي گفت: ایجاد و توسعه قالی بافی در مناطق شهري و روستایی چهارباغ تحت نظارت دقیق و مستمر ناحیه مقاومت بسیج چهارباغ در دستور

 
کار ناحیه بسیج مقاومت این شهرستان قرار گرفته است . 

وي افزود: این اقدام علاوه بر کاهش چالش بیکاري به ویژه براي بانوان بیکار، اقدامی مهم و موثر در ترویج فرهنگ توسعه صنایع دستی

 
خانگی در مناطق شهري و روستایی این شهرستان محسوب می شود. 

وي ضمن اعلام آمادگی صاحبان سرمایه جهت تامین مواد اولیه و لوازم و تجهیزات قالی بافی گفت: در چارچوب اجراي این طرح بانوان علاقه

 
مند به اشتغال در این حرفه دغدغه تهیه امکانات اشتغال به این حرفه در محیط خانه را نخواهند داشت. 

فرمانده ناحیه مقاومت بسیج چهار باغ تصریح کرد: خانواده هاي علاقه مند به حرفه قالی بافی بدون نگرانی براي تامین سرمایه اولیه می

 
توانند این حرفه سنتی را انتخاب کنند و از مزایاي درآمدي آن بهره مند شوند. 

حسنیان با تاکید بر نظارت مستمر ناحیه مقاومت بسیج چهارباغ بر روند اجراي این طرح گفت: استفاده از امکانات و ضوابط قانونی به ویژه در
بحث بیمه ، پرداخت حقوق مناسب و نیز رفع مشکل بازاریابی از جمله مزایایی است که در چارچوب این طرح مورد توجه خاص قرار گرفته

 
است. 

وي از فرش دستباف به عنوان هنري ارزنده به ارث رسیده از تاریخ و تمدن ایران زمین نام برد و افزود: همراه با استقبال جوانان جوینده کار،

 
ضمن توسعه کارگاه هاي قالی بافی، بستر براي ایجاد مشاغل خانگی این حرفه ارزشمند در خانواده ها گسترش خواهد یافت. 

فرمانده ناحیه مقاومت بسیج چهار باغ گفت: مقام معظم رهبري تاکید کرده اند فقط با فعالیت هاي جهادي و انقلابی می توان پیشرفت



 
جمهوري اسلامی را رقم زد، لذا بسیجیان وظیفه می دانند با حرکت ها و اقدامات انقلابی ، فرمایشات معظم له را عملیاتی کنند. 

حسنیان ارایه خدمات جهادي به ویژه خدمت رسانی به اقشار کم درامد، محرومیت زدایی و تلاش مستمر در مسیر تحقق کامل اقتصاد

 
مقاومتی را از اولویت هاي ناحیه مقاومت بسیج عنوان کرد. 

 
استان البرز داراي بیش از پنج هزار هنرمند در 72 رشته متنوع صنایع دستی است. 

شهرستان چهارباغ با جمعیت 100 هزارنفر در غرب کرج مرکز استان البرز قرار دارد. این شهرستان اواخر سال گذشته از شهرستان ساوجبلاغ

 
جدا و ارتقا یافت. 

 
برچسب ها 

 
- البرز 

 
- اشتغال زایی 

 
- دهه فجر 

 
پروندهٔ خبري 

- فجر انقلاب؛ 43 سال ایستادگی



بیش از 600 پروژه در دهه فجر در استان قزوین افتتاح شد/ اشتغال زایی براي بیش

از 4 هزار نفر

منبع: داناشماره خبر:  366  |  تاریخ: 1400/11/21

منوچهر حبیبی از افتتاح بیش از 600 پروژه با اعتباري بالغ بر 2 هزار و 594 میلیارد تومان در استان قزوین در حوزه هاي مختلف
زیربنایی و عمرانی، اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی خبر داد.

 منوچهر حبیبی از افتتاح بیش از ي000 پروژه با اعتباري بالغ

 
بر 2 هزار و 5ي34 میلیارد تومان در استان قزوین در حوزه هاي مختلف زیربنایی و عمرانی، اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی خبر داد. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ به نقل از صبح قزوین، عصر امروز به مناسبت نهمین روز از ایام دهه فجر چند پروژه در شهرك

 
مهرگان و شهرستان البرز با حضور مسئولین استانی و شهرستان برگزار شد. 

منوچهر حبیبی در حاشیه افتتاح این پروژه ها اظهار کرد: امروز همه در هر مقام و موقعیتی که قرار داریم، بدهکار انقلاب و امام (ره) هستیم

 
که تبعیت از ولایت، استمرار راه امام (ره) و توجه به آرمان هاي شهدا می تواند مقداري از این دین را از گردن ما بکاهد. 

وي افزود: خدمت به مردم انقلابی که همواره در هر صحنه اي پیش از مسئولان حضور دارند و از انقلاب و نظام حمایت می کنند باید در

 
دستور کار مسئولین قرار گیرد. 

معاون سیاسی و امنیتی استاندار قزوین بیان کرد: باید بدانیم که این انقلاب دشمنان زیادي داشته و دارد که همواره در تلاش براي منحرف
کردن مسیر انقلاب اسلامی هستند چراکه منافع آن ها را به خطر انداخته لذا با انسجام، وحدت، تبعیت از ولایت و کار براي مردم باید بتوانیم

 
دین خود را به انقلاب، نظام و رهبري و مردم عزیز ادا کنیم. 

حبیبی ضمن تقدیر از عضو هیئت مدیره مجموعه صنعتی هفت الماس عنوان کرد: این مجموعه به عنوان یک برند در حوزه صنعت کشور
است که جاي خوشحالی دارد که میزبان این واحد صنعتی در استان هستیم که به دور از حاشیه فعال بوده و در حوزه تولید و اشتغال نقش

 
موثري ایفا کرده است. 

وي ابراز کرد: آقاي ایزدپناه( عضو هیئت مدیره مجموعه صنعتی هفت الماس) علاوه بر حوزه تولید که مقام معظم رهبري چند سال پیاپی
سال را به نام تولید نام گذاري می کنند، امروز در یک حرکت ارزشمند مسئولیت اجتماعی هم ورود پیدا کرده و کار ارزشمندي را در یک



 
نقطه بسیار دقیق و کارشناسانه آغاز کرده است. 

معاون سیاسی و امنیتی استاندار قزوین بیان کرد: آقاي ایزد پناه همچنین در مورد ساخت یک مرکز درمانی نیز اعلام آمادگی کردند که ما
مسئولین استان نیز با تمام توان قول می دهیم که همکاري لازم را در سطح استان و شهرستان در این مسیر داشته باشیم تا این حرکت هاي

 
خیرخواهانه گسترش پیدا کند. 

حبیبی ادامه داد: از آنجایی که شهرك مهرگان در بحث فضاي آموزشی نیز با مشکل مواجه است درخواست داریم داریم که آقاي ایزدپناه
ساخت یک مدرسه را نیز در کنار فضاي بزرگ فرهنگی و ورزشی که در دستور کار خود قرار داده اند را تقبل کنیم تا بتوانیم مقداري از

 
دغدغه هاي اشهرك مهرگان را در این فضا کاهش دهیم. 

 
 

وي تشریح کرد: در ایام دهه فجر تعداد 609 پروژه با اعتباري بالغ بر 2 هزار و 594 میلیارد تومان در حوزه هاي زیربنایی و عمرانی،

 
اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی مورد افتتاح و بهره برداري قرار گرفت که براي 4 هزار و 392 نفر نیز اشتغال زایی شده است. 

معاون سیاسی و امنیتی استاندار قزوین عنوان کرد: در بخش زیربنایی 478 پروژه، در بخش اقتصادي 91 پروژه و در حوزه فرهنگی و

 
اجتماعی نیز 49 پروژه داشتیم که در حوزه هاي مختلف انجام شده است. 

حبیبی ادامه داد: در حوزه میراث فرهنگی و گردشگري 9 پروژه، افتتاح واحدهاي تولیدي و صنعتی 29 پروژه و دهیاري ها 206 پروژه مورد

 
افتتاح و بهره برداري قرار گرفت. 

وي با اشاره به انجام 11 پروژه گازرسانی توسط شرکت گاز تشریح کرد: در بحث فضاهاي آموزشی، 16 فضاي آموزشی با 95 کلاس درس با
اعتباري بالغ بر 60 میلیارد تومان هم در این ایام دهه فجر از طریق اداره کل نوسازي و توسعه مدارس و مجمع خیرین استان اماده و تحویل

 
مردم شد. 

معاون سیاسی و امنیتی استاندار قزوین اضافه کرد: یک اقدام ماندگار براي شهرك مهرگان توسط شخص استاندار در حال پیگیري است که
مقدمات آن دراستان فراهم شده و در سطح ملی نیز نشست هایی با وزارت راه وشهرسازي برگزار و برنامه ریزي ها و موافقت هاي لازم صورت

 
گرفته که چنانچه مجوز صادر شود به زودي این اتفاق رخ خواهد داد و روند خدمات رسانی در شهرك مهرگان تسهیل و تسریع خواهد شد. 

وي در پایان گفت: افقی که براي شهرك مهرگان پیش بینی شده جمعیت 120 هزار نفر است که از آنجایی که این شهرك در نزدیکی مرکز
استان و شهر البرز به عنوان قطب صنعتی استان واقع شده نیازمند خدمات لازم در حوزه هاي مختلف، فرهنگی، اجتماعی، آموزشی و امنیتی

 
است که باید مورد توجه ویژه قرار گیرد. 



 
91 پروژه در سطح شهرستان البرز احداث و کلنگ زنی شد 

مصطفی غفوري در حاشیه مراسم افتتاح پروژه هاي دهه فجر اظهار کرد: د ردهه فجر امسال در شهرستان البرز91 پروژه اسمی در سطح

 
شهر و روستاها داشتیم که امروز چند طرح با حضور معاون استاندار به صورت نمادین افتتاح یا کنلگ زنی خواهد شد. 

سرپرست فرمانداري البرز بیان کرد: برگزاري اینچنین برنامه هایی موجب دیده شدن اقدامات مدیران شهرستان ها توسط مدیران استانی و

 
انتقال درخواست ها به آن ها خواهد شد. 

غفوري ابراز کرد: خوشبختانه اکنون ترکیب اعضاي شوراي شهر شهرستان البرز بسیار پویا و فعال هستند که امیدواریم در کنار شهردار جدید

 
بتوانیم اقدامات مناسبی براي مردم داشته باشیم. 

وي اذعان کرد: باید آن چه را که مربوط به بخش مردمی و تامین خواسته هاي آن هاست را در اولویت قرار دهیم و طی یک ماه گذشته که
در مجموعه فرمانداري در خدمت مردم هستم نیز سعی کردم که در مناسبت هاي مختلف با توده مردم ارتباط برقرار کنم تا در جریان

 
اولویت هاي آن ها قرار گیرم که در این راستا این سومین سفر به ناحیه شهري مهرگان است. 

سرپرست فرمانداري شهرستان البرز ابراز کرد: بحث دوربین هاي عوارضی با وجود اینکه چند سال از مطرح شدن آن می گذرد اما تاکنون در

 
اولویت مسئولین قرار نگرفته است. 

غفوري اذعان کرد: تقاضا کردیم بحث جابجایی دوربین هاي عوارضی محمدیه به عنوان دغدغه مردم برطرف شود که مورد استقبال شهردار و

 
استاندار قرار گرفته اما تاکنون برخی مسئولین اهمیتی براي آن قائل نشدند تا در یک زمان مشخص اجرا شود. 

 
 

در ادامه فاطمه محمدبیگی در حاشیه افتتاح مجموعه پرورش بلدرچین نیل پر اظهار کرد: این مجموعه خانواده محور است به طوري که
اشتغال خانگی را توسعه داده و طی 13سال گذشته روي پاي خود ایستاده و با وجود یک دوره شکست اما مجدد برخاسته و گام دومی عمل

 
کرده است. 

وي افزود: باید از مجموعه دامپزشکی، ادارات جهاد کشاورزي ، امور روستایی ، مجموعه بخشداري و فرمانداري شهرستان البرز و حمایت هاي

 
مشفقانه امام جمعه قزوین تقدیر و تشکر کنیم که گام مثبتی در جهت جان گرفتن دوباره این مجموعه داشتند. 

نماینده مردم قزوین، البرز و ابیک اضافه کرد: اکنون صندوق کارآفرینی امید که تسهیلات خوبی در اختیار این مجموعه قرار داده اما مجدد



 
باید حمایت هاي مالی، اداري و پشتیبانی براي ایجاد زنجیره کامل اشتغال زایی نیز ایجاد شود. 

محمدبیگی گفت: مهمترین مزایاي این مجموعه، تک بودن آن در منطقه و ارائه اقدامی نو و در نهایت انجام صفر تا صد چرخه تولید در خود

 
مجموعه است که می تواند براي کشور و صادرات مفید واقع شود. 

وي عنوان کرد: موقعیت این مجموعه با توجه به نزدیکی به پایتخت و شهرهاي بزرگ کشور بسیار ارزشمند است همچنین می تواند از لحاظ

 
ارزش و زنجیره غذایی و اشتغال زایی کاملا مورد استقبال قرار گیرد. 

نماینده مردم قزوین، البرز و آبیک با توجه به ارزش غذایی این مجموعه بیان کرد: به ازاي هر گرم گوشت بلدرچین، مقدار متوسط مواد
معدنی و مینرال و عناصري مانند روي، منیزم و مس وجود دارد همچنین آهن موجود در تخم و گوشت آن بسیار بیشتر از از گوشت هاي

 
دیگر است لذا ارزش غذایی بسیار بالایی دارد. 

محمدبیگی با اشاره به ارگانیک بودن این محصول اذعان کرد: بلدرچین با وزن کمی که دارد می تواند غذاي نسبتا مفیدي را براي بدن تامین
کند و همین عامل موجب می شود که در حوزه بیماري هاي عفونی به عنوان یک غذاي خوب براي رشد کودکان، سالمندان و گروه هاي در

 
معرض خطر باشد. 

وي ابراز کرد: ما از این پروژه ها حمایت می کنیم و امیدواریم که بانک هاي عامل بتوانند تسهیلات را فراهم کنند تا جوانان بیشتري در این

 
مجموعه شاغل شده و به عنوان واحد نمونه در استان هاي دیگر معرفی شود. 

نماینده مردم قزوین، البرز و آبیک در پایان گفت: تاسیس گروه علمی و پژوهشی در این زمینه می تواند گام مثبتی در جهت از استفاده از
ظرفیت دانشگاه آزاد، پارك علم و فناوري، دانشگاه علوم پزشکی دستاوردهاي علمی را در قالب تدریس یا پروژه هاي جدید را تعریف و توسعه

 
بخشد. 

دکتر عبدالله دیدبان در حاشیه کلنگ زنی احداث مرکز سلامت ناحیه شهري مهرگان اظهار کرد: اکنون ناحیه شهري مهرگان 45 هزار و 600

 
نفر جمعیت دارد که دولت حدود 120 هزار نفر دیگر را نیز در برنامه هاي توسعه شهري خود قرار داده است. 

وي افزود: از نظر دستگاه سلامت به ازاي هر 12 هزار و پانصد نفر جمعیت باید یک پایگاه و به ازاي هر 40 هزار نفر یک مرکز سلامت ایجاد
شود که خوشبختانه در این ناحیه شهري از نظر سلامت پیشتاز بودیم به طوریکه اکنون 2 مرکز سلامت و سه پایگاه فعال داریم که بیش از

 
نیاز این ناحیه است. 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی بیان کرد: کلنگ زنی درمانگاه جدید هم به این منظور صورت می گیرد که با توجه به برنامه ریزي دولت در

 
جهت توسعه این ناحیه، از نظر سلامت عقب نمانیم. 

دید بان ابراز کرد: زمین این درمانگاه توسط دانشگاه علوم پزشکی تامین شده و ساخت آن توسط خانواده آقاي بیاضیان خیر قزوینی که

 
پیشتر در حوزه هاي سلامت و مدرسه سازي فعال بودند پذیرفته شده است. 

وي ادامه داد: ساخت این درمانگاه به عنوان یازدهمین اقدام خیر آقاي بیاضیان در حوزه سلامت و مراکز درمانی استان است همچنین در

 
حوزه ساخت و بازسازي 30 مدرسه نیز فعالیت داشته است. 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی در پایان با بیان اینکه مهمترین موضوع در این ناحیه ساخت بیمارستان است، گفت: بنا است بیمارستانی توسط



 
بخش خصوصی احداث شود اما منوط بر اینکه درصدي از تخت هاي آن با تعرفه دولتی ارائه خدمت داشته باشند. 

 
 

در ادامه امید ایزد پناه به عنوان خیر سازنده مجموعه ورزشی در شهرك مهرگان اظهار کرد: امیدوارم با ساخت این مجموعه ورزشی بتوانیم

 
قدمی در جهت ورزش این کشور برداریم. 

 
وي افزود: خوشبختانه مقامات و مسئولین استان قزوین همواره در امر تولید، همراه و تسهیل گر امور بودند که جاي قدردانی دارد. 

عضو هیئت مدیره شرکت هفت الماس بیان کرد: امیدوارم که بتوانیم یک بیمارستان تخصصی در استان قزوین راه اندازي کنیم تا مردم با

 
تعرفه هاي حداقلی از آن برخوردار شوند تا خدمتی به مردم کرده باشیم. 

ایزد پناه در پایان گفت: در مجموعه صنعتی هفت الماس طی سال هاي اخیر توانستیم علاوه بر تولید نورد سر ورق روغنی، ورق گالوانیزه،
گالواآلوم، خط رنگی، ورق تین پلی و ورق حلب را نیز با حضور مقام وزارت افتتاح کنیم همچنین ورف استنلس استیل نیز افتتاح شده که
بخشی از مواد اولیه واردات و بخشی از داخل تامین می شود لذا امیدواریم که از ماه آینده به تولید انبوه برسد تا بتوانیم در جهت رفع برخی

 
مشکلات کشور راه گشا باشیم. 

انتهاي پیام/



تلاش براي رفع مشکلات زندانیان و اِعمال ارفاقات قانونی
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رو در رو با مردم؛ از تظلم خواهی بغض آلود یک خانم تا پیرمردي که با دست لرزان دنبال استفاي حقش در پرونده قضایی بود.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما، مرکز اصفهان؛ رئیس دستگاه قضا در بازدید از زندان مرکزي اصفهان به صورت چهره به چهره با مدد

 
جویان این زندان گفتگو کرد و با شنیدن مسائل و مشکلات آنان، دستورات مقتضی را صادر کرد. 

 
 {sepehr_media_7622168_400_300$}

 
گفتگو با تولیدکنندگان ورشکسته و محکومان مالی 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي در این دیدار با تعدادي از محکومان مالی و همچنین تعدادي از تولیدکنندگان ورشکسته که به
دلایل مختلف دوران محکومیت خود را در زندان به سر می برند گفتگو کرد و براي پیگیري و رفع مسائل و مشکلات آن ها در چهارچوب

 
قانون، قول مساعدت داد. 

وي در مورد برخی از این تولیدکنندگان ورشکسته که دوران محکومیت خود را در زندان به سر می برند و خواستار دریافت مرخصی براي
اخذ رضایت از شاکیان خصوصی و همچنین تعلق رأي باز براي سر و سامان دادن به وضعیت بنگاه ها و کارگاه هاي تولیدي خود بودند

 
دستورات لازم را به مسئولان قضایی استان اصفهان براي بررسی دقیق درخواست هاي آن ها صادر کرد. 

رئیس دستگاه قضا همچنین به برخی از محکومان مالی که تقاضاي آزادي از زندان براي جلب رضایت شاکیان خصوصی خود را داشتند،
متذکر شد که دستگاه قضایی در جایگاه اعِمال عدالت و استیفاي تمام و کمال حقوق مردم قرار دارد و در ملاقات چهره به چهره اي که صبح
امروز با تعدادي از مراجعه کنندگان به دادگستري اصفهان داشته، برخی از طلبکاران و شاکیان خصوصی نظر مساعدي نسبت به خروج

 
محکومان مالی از زندان نداشتند. 

تقاضاي اعسار از پرداخت مهریه؛ بخشی از درخواست ها از رئیس دستگاه قضا در جریان بازدید وي از زندان مرکزي اصفهان بود که حجت
الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي یادآور شد برخی بانوان در جریان ملاقات صبح امروز در دادگستري اصفهان از اینکه همسران سابق آن ها

 
با وجود تمکن مالی درخواست اعسار از پرداخت مهریه می کنند گلایه داشت. 

در این بازدید برخی محکومان از بیان مسائل و مشکلات خود در جمع معذوریت داشتند و خواستار ملاقات خصوصی با رئیس قوه قضاییه

 
بودند که این خواسته آن ها اجابت شد. 

 
بازدید از بخش هاي مختلف زندان 

بازدید از اتاق هاي ملاقات الکترونیکی مددجویان زندان مرکزي اصفهان با خانواده هایشان، کسب اطلاع از نحوه و چگونگی فعالیت این اتاق
ها و همچنین گفتگو با تعدادي از مددجویانی که در حال ملاقات الکترونیکی با خانواده هاي خود بودند، بخش دیگر حضور رئیس قوه قضائیه

 
در زندان مرکزي اصفهان بود. 

رئیس قوه قضاییه همچنین در جمع مددجویان زندان مرکزي اصفهان با تاکید بر اینکه براي رفع مسائل و مشکلات زندانیان و اعِمال ارفاقات
قانونی به آن ها نهایت تلاش خود را به کار خواهد گرفت، خطاب به مددجویان گفت: با توجه به در پیش بودن مناسبت هاي ملی و مذهبی،
براي جلب رضایت شاکیان خصوصی براي قرار گرفتن نام خود در فهرست عفو تلاش کنید و از ارتکاب مجدد جرم در دوران مرخصی نیز

 
بپرهیزید. 

«ایجاد شرایط و بستر اصلاح، تربیت و بازاجتماعی شدن زندانیان»، «اشتغال زندانیان»، «حبس زدایی»، «اعمال تأسیسات ارفاقی» و «ایجاد
ترتیبات فنی و قضایی براي استفاده از پابند الکترونیک در قبال محکومان واجد شرایط قانونی» از جمله رویکرد هاي تحولی در مقوله زندان و

زندانیان است که مورد تاکید جدي رئیس قوه قضاییه است.



خبر هاي پُر بازدید بیست ویکم بهمن خبرگزاري صدا و سیماي فارس
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پُر بازدیدترین خبر ها و گزارش هاي سایت خبرگزاري صدا و سیماي فارس را ببینید.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما، مرکز فارس، پُر بازدید ترین خبر هاي بیست ویکم

 
بهمن خبرگزاري صدا و سیما فارس، به شرح زیر است: 

 
چهره نامهربان امیکرون به کودکان 

 
ابرهاي بارانی، مهمان هفته آینده فارس 

 
معرفی مراکز واکسیناسیون کرونا در شیراز؛پنجشنبه 21 بهمن 

 
معرفی افراد راه یافته به مرحله یک چهارم نهایی بدمینتون بین المللی فجر 

 
خط 1570؛ اورژانس اجتماعی دانش آموزان فارس 

 
نظارت جدي بر درج قیمت تولید کننده روي کالاها در فارس 

 
بهره برداري از 1087 کارگاه اشتغال اقتصاد مقاومتی در فارس 

 
بستري هاي کرونا در فارس باز هم 4 رقمی شد 

 
برنامه مراکز واکسیناسیون کرونا در شیراز؛ 20 بهمن 

 
بخشش کریمانه اولیاي دم در فارس 

 
کشف بیش از 50 کیلوگرم شیشه در نی ریز 

 
افتتاح گلخانه ي 6هزارمتري بخش ارژن شیراز 

بهره برداري از یک واحد بره پرواري در فسا



بازدید محسنی اژه اي از بخش هاي مختلف زندان مرکزي استان اصفهان

منبع: فصل سیاستشماره خبر:  369  |  تاریخ: 1400/11/21

فصل سیاست - رئیس عدلیه گفت: برخی بانوان در جریان ملاقات صبح امروز در دادگستري اصفهان از اینکه همسران سابق آنها به
رغم داشتن تمکن مالی درخواست اعسار از پرداخت مهریه می کنند گلایه داشتند

فصل سیاست - رئیس عدلیه گفت: برخی بانوان در جریان
ملاقات صبح امروز در دادگستري اصفهان از اینکه همسران
سابق آنها به رغم داشتن تمکن مالی درخواست اعسار از

 
پرداخت مهریه می کنند گلایه داشتند 

به گزارش فصل سیاست، حجت الاسلام والمسلمین محسنی
اژه اي در جریان سفر از پیش اعلام نشده و بدون تشریفات به
استان اصفهان، ظهر امروز پنجشنبه (21 بهمن) در زندان

 
مرکزي اصفهان حضور یافت و از بخش هاي مختلف این زندان به مدت حدود دو ساعت بازدید کرد. 

رئیس دستگاه قضا در جریان این بازدید با تعدادي از مددجویان زندان مرکزي اصفهان به صورت چهره به چهره گفتگو کرد و ضمن استماع

 
مسائل و مشکلات آنان، دستورات مقتضی را صادر کرد. 

رئیس عدلیه با تعدادي از محکومین مالی و همچنین تعدادي از تولیدکنندگان ورشکسته که به دلایل مختلف دوران محکومیت خود را در

 
زندان به سر می برند به گفتگو پرداخت و براي پیگیري و رفع مسائل و مشکلات آنها در چهارچوب قانون، قول مساعدت داد. 

برخی از این تولیدکنندگان ورشکسته که دوران محکومیت خود را در زندان به سر می بردند خواستار دریافت مرخصی براي اخذ رضایت از
شاکیان خصوصی و همچنین تعلق رأي باز براي سر و سامان دادن به وضعیت بنگاه ها و کارگاه هاي تولیدي خود بودند که رئیس عدلیه

 
براي بررسی دقیق درخواست هاي آنها دستورات لازم را به مسئولان قضایی استان اصفهان صادر کرد. 

رئیس دستگاه قضا همچنین به برخی از محکومان مالی که تقاضاي آزادي از زندان براي جلب رضایت شاکیان خصوصی خود را داشتند،
متذکر شد که دستگاه قضایی در جایگاه اعِمال عدالت و استیفاي تمام و کمال حقوق مردم قرار دارد و در ملاقات چهره به چهره اي که صبح
امروز با تعدادي از مراجعه کنندگان به دادگستري اصفهان داشته، برخی از طلبکاران و شاکیان خصوصی نظر مساعدي نسبت به خروج

 
محکومان مالی از زندان نداشتند. 

گفتگو با تعدادي از محکومان آبان 98 بخشی دیگر از بازدید حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي از زندان مرکزي استان اصفهان بود؛
رئیس قوه قضاییه جویاي حضور یا عدم حضور محکومان آبان 98 در این زندان شد و پس از آنکه مسئولان زندان، تعدادي از این محکومان را
به رئیس عدلیه معرفی کردند، وي به صورت چهره به چهره با این محکومان ملاقات و از وضعیت محکومیت و اوضاع خانوادگی آنها کسب

 
اطلاع کرد و براي اعِمال ارفاقات قانونی در قبال پرونده آنها دستورات مقتضی را صادر کرد. 

سوم مردادماه سال جاري بود که حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي در محل کار خود با تعدادي از مردم و همچنین خانواده هاي
محکومان ناآرامی هاي آبان 98 دیدار و گفتگو کرد و براي بررسی مجدد پرونده این محکومان جهت اعمال ارفاقات قانونی به آنها، دستوراتی

 
را به مسئولان ذي ربط صادر کرد. 

تقاضاي اعسار از پرداخت مهریه؛ بخشی از درخواست ها از رئیس دستگاه قضا در جریان بازدید وي از زندان مرکزي اصفهان بود که رئیس
عدلیه متذکر شد برخی بانوان در جریان ملاقات صبح امروز در دادگستري اصفهان از اینکه همسران سابق آنها به رغم داشتن تمکن مالی

 
درخواست اعسار از پرداخت مهریه می کنند گلایه داشتند. 



در جریان بازدید برخی محکومان از بیان مسائل و مشکلات خود در جمع معذوریت داشتند و خواستار ملاقات خصوصی با رئیس قوه قضاییه

 
بودند که این خواسته آنها از سوي حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي اجابت شد. 

بازدید از اتاق هاي ملاقات الکترونیکی مددجویان زندان مرکزي اصفهان با خانواده هایشان، کسب اطلاع از نحوه و چگونگی فعالیت این اتاق
ها و همچنین گفتگو با تعدادي از مددجویانی که در حال ملاقات الکترونیکی با خانواده هاي خود بودند، بخش دیگر حضور رئیس عدلیه در

 
زندان مرکزي اصفهان بود. 

رئیس قوه قضاییه در جمع مددجویان زندان مرکزي اصفهان با تاکید بر اینکه براي رفع مسائل و مشکلات زندانیان و اعِمال ارفاقات قانونی به
آنها نهایت تلاش خود را به کار خواهد گرفت، خطاب به مددجویان گفت: با توجه به در پیش بودن مناسبت هاي ملی و مذهبی، براي جلب

 
رضایت شاکیان خصوصی خود جهت قرار گرفتن نام تان در فهرست عفو تلاش کنید و از ارتکاب مجدد جرم در دوران مرخصی نیز بپرهیزید. 
بهبود وضعیت زندان ها و زندانیان، از جمله تاکیدات همیشگی حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي بوده و وي طی مدت اخیر شخصا ً
6 بازدید از زندان هاي سراسر کشور انجام داده است. زندان مرکزي ایلام، زندان رجایی شهر، زندان دماوند، زندان اوین، زندان مرکزي مشهد
و زندان مرکزي اصفهان ندامتگاه هایی هستند که رئیس قوه قضاییه از آنها سرکشی کرده و در جریان این سرکشی ها بر لزوم تحول رفتاري

 
و ساختاري در امر زندانبانی و ارتقاء وضعیت زندانیان در حوزه هاي مختلف تاکید کرده است. 

«ایجاد شرایط و بستر اصلاح، تربیت و بازاجتماعی شدن زندانیان»،«اشتغال زندانیان»، «حبس زدایی» ، «اعمال تأسیسات ارفاقی» و «ایجاد
ترتیبات فنی و قضایی براي استفاده از پابند الکترونیک در قبال محکومان واجد شرایط قانونی» از جمله رویکردهاي تحولی در مقوله زندان و

 
زندانیان است که مورد تاکید جدي رئیس قوه قضاییه است. 

انتهاي پیام



102 طرح تعاونی با ایجاد فرصت شغلی براي 7081 نفر در سراسر کشور افتتاح شد

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  370  |  تاریخ: 1400/11/21

فصل اقتصاد - معاون تعاون وزارت کار، تعاون و رفاه اجتماعی گفت: آیین ملی افتتاح 102 طرح تعاونی با مشارکت 11 هزار و 275
عضو با حضور معاون اول رئیس جمهور و وزیر کار، تعاون و رفاه اجتماعی در سالن 17 شهریور وزارت تعاون برگزار شد.

فصل اقتصاد - معاون تعاون وزارت کار، تعاون و رفاه اجتماعی
گفت: آیین ملی افتتاح 102 طرح تعاونی با مشارکت 11 هزار
و 275 عضو با حضور معاون اول رئیس جمهور و وزیر کار،
تعاون و رفاه اجتماعی در سالن 17 شهریور وزارت تعاون

 
برگزار شد. 

به گزارش فصل اقتصاد، مهدي مسکنی، معاون تعاون وزارت
کار، تعاون و رفاه اجتماعی گفت: آیین ملی افتتاح 102 طرح

تعاونی با مشارکت 11 هزار و 275 عضو و سرمایه گذاري 2 هزار و 734 میلیارد تومان با حضور محمد مخبر معاون اول رئیس جمهور و
حجت عبدالملکی وزیر کار، تعاون و رفاه اجتماعی در سالن 17 شهریور وزارت تعاون برگزار شد که براي 7 هزار و 81 نفر در سراسر ایران

 
فرصت شغلی ایجاد خواهد کرد. 

مهدي مسکنی با اشاره به این که تعاون گران 31 استان به صورت مجازي در مراسم حضور داشتند، گفت: از طرح هاي تعاونی گران پنج

 
استان کرمان، کهگیلویه و بویراحمد، اصفهان، فارس و آذربایجان شرقی به صورت نمادین در این همایش بهره برداري شد. 

 
مسکنی تصریح کرد: این طرح ها در چهار ماه گذشته و با اقدامات جهادي تعاونی گران مختلف سراسر کشور به نتیجه رسیده است. 

وي گفت: 15 درصد اشتغال ایجاد شده در این طرح ها به صورت مولد و پایدار، 10 درصد در بخش تولیدي، 2 درصد در بخش توزیعی و

 
مابقی هم در بخش خدماتی و سایر حوزه ها خواهد بود. 

انتهاي پیام/



افتتاح 3 پست اسکله آلومینومی در جنوب ایران

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  371  |  تاریخ: 1400/11/21

فصل اقتصاد - مصادف با برپایی جشن چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی مراسم افتتاحیه 3 پست اسکله آلومینیومی
صیادي، با حضور مسئولین و تولیدکنندگان در بندر صیادي دیر استان بوشهر برگزار شد.

فصل اقتصاد - مصادف با برپایی جشن چهل و سومین
سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی مراسم افتتاحیه 3 پست اسکله
آلومینیومی صیادي، با حضور مسئولین

 
و تولیدکنندگان در بندر صیادي دیر استان بوشهر برگزار شد. 

سیدحسین حسینی، معاون وزیر جهاد کشاورزي و رئیس
سازمان شیلات ایران در این مراسم گفت: شنیدن درد و دل
صیادان معطوف به حال نیست و من 25 سال است با این قشر

 
زندگی و موضوعات را با گوشت و پوست و استخوان خود لمس می کنم. 

وي افزود:  همانطور که مقام معظم رهبري می فرمایند کلید حل مشکلات مدیریت جهادي است. در بعضی جاها می بینم هزینه اسکله براي
شناورهاي بزرگ انجام می شود اما شناورهاي کوچک استفاده می کنند، اما امروز و اینجا این نمونه اسکله را دیدم که طراحی مناسب جهت

 
پهلوگیري شناورهاي صیادي کوچک بود و کار بسیار خوبی صورت گرفته است. 

مدیرعامل گروه مکین دریا قشم، به عنوان مجري طرح نیز در سخنانی اظهار کرد: در راستاي تحقق منویات مقام معظم رهبري نسبت به گام
دوم انقلاب و شعار سال، اسکله هاي آلومینیومی جهت ساماندهی 60 فروند شناور صیادي با اعتباري بالغ بر 11 میلیارد تومان و با سرمایه

 
گذاري شیلات استان بوشهر نصب و تحویل شد. 

مهدي زارع ادامه داد: اسکله هاي آلومینیومی با گرید 6005 دریایی مطابق با بالاترین استاندارد هاي جهانی طراحی، نصب و راه

 
اندازي و سیستم مهار بندي این اسکله ها توسط بارج و یدك کش و تجهیزات شمع کوبی اختصاصی در مجموعه انجام شد.  

وي خاطرنشان کرد: ترخیص بعضی از مواد اولیه بخاطر تایید بانک مرکزي سه ماه طول می کشد و از طرف کارفرما ها نیز مدام نامه هاي
تاخیر پروژه دریافت می کنیم. بر این اساس، در کنار هزینه هاي سنگین دموراژ و انبارداري بنادر، تولید کننده درگیر بروکراسی اداري بین

 
کارفرمایان و این امر موجب رکود اقتصادي، بیکاري و ... می شود. 

زارع اظهار امیدواري کرد که در چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی، مسئولین مرتبط در جهت تحقق و

 
اجراي شعار سال و حمایت ازتولید، مانع زدایی کنند. 

گفتنی است، استان بوشهر با داشتن طولانی ترین مرز دریایی با خلیج
فارس و سواحل بکر و منحصربه فرد، ظرفیت مهمی در عرصه صید وصیادي و آبزي پروري فراهم کرده و همجواري این استان با خلیج فارس،

 
ظرفیت هاي مهمی در بخش هاي مختلف براي تولید، اشتغال زایی، سرمایه گذاري و تجارت فراهم کرده است. 

 
«بندر دیر» یکی از بنادر مهم صیادي استان بوشهر، به عنوان بزرگترین بندر صیادي جنوب کشور معرفی شده است. 

انتهاي پیام



بهره برداري از 110واحد پنل خورشیدي در استان هرمزگان

منبع: روزنامه صبح ساحلشماره خبر:  372  |  تاریخ: 1400/11/21

همزمان با دهمین روز از دهه مبارك فجر و با حضور استاندار
هرمزگان، 110واحد پنل خورشیدي در سراسر استان به بهره

 
برداري رسید. 

به گزارش صبح ساحل و به نوشته ایرنا،مهدي دوستی روز
پنجشنبه در آیین بهره برداري از این طرح ها که در روستاي
کنخ بندرلنگه به نمایندگی از 110واحد پنل خورشیدي پنج
کیلووات در شهرستان هاي بندرلنگه، میناب، بستک، رودان و
پارسیان استان به بهره برداري رسید، گفت: این مدل می تواند

 
براي حرکت به سمت استفاده از انرژي هاي نو و تجدیدپذیر مفید باشد. 

استاندار هرمزگان با بیان اینکه عدالت و مردم محوري 2 بازوي اصلی دولت براي پیشبرد امور محسوب می شود، افزود: در کوتاه مدت برخی

 
از مطالبات مطرح شده از سوي مردم روستاي کنخ را اجرایی خواهیم کرد. 

وي در آیین بهره برداري از این پروژه ها، ضمن تبریک دهه فجر و سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی، مدل توانمندسازي مددجویان را مطلوب

 
برشمرد. 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی(ره) هرمزگان گفت: این پروژه ها با هدف توانمندسازي مددجویان کمیته امداد امام خمینی (ره) در مناطق

 
مختلف استان در حال راه اندازي است. 

 
جلیل تراهی افزود: با بهره برداري از این پروژه ها براي 110نفر از مددجویان هرمزگانی اشتغال ایجاد شده است. 

 
نظر کاربران ثبت نظر شما 

 
براي این مطلب تا کنون نظري ثبت نشده است. 

 
 200 / 0

 
ثبت نظر 

 
- نظر شما پس از بررسی و تایید منتشر خواهد شد. 

- لطفا از بکاربردن الفاظ رکیک، توهین و تهمت به اشخاص حقیقی و حقوقی خودداري کنید.



بهره برداري از کارخانه بسته بندي آبزیان و کنسرو ماهی در بندرلنگه

منبع: روزنامه صبح ساحلشماره خبر:  373  |  تاریخ: 1400/11/21

 
 

به مناسبت دهه فجر کارخانه عمل آوري، بسته بندي و انجماد آبزیان و کارخانه کنسرو ماهی مروارید زرین ساحل شهرستان بندرلنگه روز

 
پنجشنبه با حضور استاندار هرمزگان و جمعی از مسوولان استانی به بهره برداري رسید. 

به گزارش صبح ساحل، استاندار هرمزگان در مراسم بهره برداري از این طرح ها گفت: براي راه اندازي کارخانه عمل آوري، بسته بندي و

 
انجماد آبزیان شرکت مرجان گستر فرزانه در بندرلنگه 650 میلیارد ریال سرمایه گذاري شده است. 

مهدي دوستی افزود: ظرفیت تولید این کارخانه سالانه چهار هزار و 500 تن است که با افتتاح این واحد صنعتی بخش کشاورزي، براي 60نفر

 
اشتغال ایجاد شد. 

 
وي بیان داشت: همچنین در این رور کارخانه کنسرو زرین ساحل با سرمایه گذاري 350میلیارد ریال در بندرلنگه افتتاح شد. 

 
 

 
استاندار هرمزگان اظهارداشت: این شرکت که با سرمایه گذاري 350میلیارد ریالی افتتاح شده است، سالانه 2هزار تن ظرفیت تولید دارد. 

 
دوستی ادامه داد: با بهره برداري از این کارخانه براي 50نفر اشتغال ایجاد شده است. 

 
استاندار هرمزگان همچنین از محل احداث سایت پرورش میگوي مهرگان بندرلنگه بازدید کرد . 



 
 

 
وي یادآورشد: هم اکنون مطالعه این طرح انجام شده و در مرحله جذب سرمایه گذار است. 

 
نظر کاربران ثبت نظر شما 

 
براي این مطلب تا کنون نظري ثبت نشده است. 

 
 200 / 0

 
ثبت نظر 

 
- نظر شما پس از بررسی و تایید منتشر خواهد شد. 

- لطفا از بکاربردن الفاظ رکیک، توهین و تهمت به اشخاص حقیقی و حقوقی خودداري کنید.



رونمایی از «میدان کارآفرینی» در ساري

منبع: ایسناشماره خبر:  374  |  تاریخ: 1400/11/21

به مناسبت ایام االله دهه مبارك فجر و در راستاي ترویج فرهنگ کارآفرینی، میدان ساري کنار مرکز استان به نام میدان کارآفرینی
نامگذاري و در مراسمی از این میدان رونمایی شد.

آیین رونمایی از میدان کارآفرینی در مرکز مازندران با حضور
سید رحیم بخشی، مدیرکل دفتر جذب و حمایت از سرمایه
گذاري استانداري، علی باقري سرپرست اداره کل تعاون، کار و
رفاه اجتماعی مازندران، سید حسین درویشی مدیرکل آموزش
فنی و حرفه اي مازندران و محمدرضا حاتمی مدیر صندوق

 
کارآفرینی امید استان برگزار شد. 

سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران در این
مراسم ضمن تقدیر از زحمات و تلاش هاي مسئولین ذیربط در
برگزاري این مراسم و نامگذاري میدان ساري کنار به

کارآفرین، گفت: امروزه استان مازندران و کشور نیازمند جوانانی مصمم به کسب موفقیت، خطرپذیر و داراي روحیه استقلال طلبانه براي

 
کشف و بهره برداري از فرصت ها و موقعیت هاي جدید است. 

علی باقري ادامه داد: سالهاست که در بحث کارآفرینی بدنبال فرهنگ سازي هستیم تا بتوانیم جوانان و فارغ التحصیلان دانشگاهی را به

 
سمت این مهم سوق دهیم و نامگذاري این میدان در مرکز استان نیز به همین علت است. 

باقري افزود: در بحث ترویج فرهنگ کارآفرینی نسبت به تشکیل 24 مرکز مشاوره و خدمات کارآفرینی و مرکز شتاب دهی و فضاي کار

 
مشترك با هدف ترویج فرهنگ کارآفرینی در استان اقدام نمودیم. 

سرپرست اداره کل تعاون،کار و رفاه اجتماعی مازندران با اشاره به افتتاح 5 مرکز مشاوره کارآفرینی و یک مرکز شتاب دهنده در دهه فجر
امسال، گفت: براي معرفی الگوهاي کارآفرین به مردم و جوانان استان نیز به صورت مستمر نسبت به شناسایی کارآفرینان برتر و برگزاري

 
سالانه جشنواره تجلیل از کارآفرینان برتر استانی اقدام نمودیم. 

باقري ادامه داد: اداره کل تعاون،کار و رفاه اجتماعی مازندران در راستاي ترویج فرهنگ کارآفرینی در بین دانش آموزان تاکنون 2 باشگاه
کارآفرینان نوجوان را با اهداف، توانمندسازي دانش آموزان در جهت دستیابی به تجربه عملی کارآفرینی در مقیاس کوچک، کمک به دانش
آموزان جهت تقویت باور نسبت به خود و کشف و واکاوي خلاقیت خود از طریق کوشش و خطا، بهبود مهارت هاي اساسی مانند تصمیم
گیري، توانایی کار گروهی، حل مساله و شبکه سازي، تقویت نگرش کارآفرینانه نوجوانان و افزایش خلاقیت و نوآوري، عزت نفس، میل به
موفقیت و تغییر روشهاي تدریس متناسب با مبانی کارآفرینی با هدف افزایش توانایی هاي کارآفرینانه دانش آموزان در شهرستانهاي تنکابن و

 
قائمشهر شکل دهیم. 

باقري افزود: با تشکیل 6 کافه کارآفرینی در سطح استان به دنبال ایجاد فضایی براي تسهیل برقراري تعاملات اجتماعی بین کارآفرینان با



کارآفرینان، کارآفرینان با دولت، کارآفرینان با سرمایه گذاران و کارآفرینان با دانشجویان هستیم. همچنین با تاسیس 24 مرکز مشاوره

 
کارآفرینی و 6 مرکز شتاب دهنده و فضاي کار مشترك قصد داریم چرخه اکوسیستم کارآفرینی در استان را تکمیل کنیم. 

سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران گفت: کارآفرینی نیاز مبرم جامعه است و باید بتوانیم در راستاي افزایش چشمگیر

 
تعداد کارآفرینان گام برداریم. 

انتهاي پیام



منابع تسهیلات بانکی ویژه طرح هاي اشتغال زا و خانگی تأمین می شود

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  375  |  تاریخ: 1400/11/21

به گزارش خبرگزاري فارس از اردبیل، علی نیکزاد عصر امروز
در شوراي هماهنگی دستگاه هاي زیرمجموعه وزارت تعاون،
کار و رفاه اجتماعی در استان اردبیل اظهار کرد: موضوع
اشتغال و بیکاري از عمده مشکلات اقتصادي کشورمان است
که می توان علت آن را در زمینه هاي متفاوتی ارزیابی و

 
تحلیل کرد. 

وي با اشاره به این که براي رفع بسیاري مشکلات اقتصادي
باید بروکراسی اداري را به حداقل برسانیم، افزود: 500 میلیارد تومان منابع تسهیلاتی براي سال آینده در حمایت از طرح هاي اشتغال زا و

 
اشتغال خانگی به صندوق کارآفرینی امید تخصیص می یابد. 

نایب رئیس مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی براي حل مشکلات و تأمین اعتبار صندوق بازنشستگان، صندوق
بیمه روستایی و عشایري، کمیته امداد امام(ره)، صندوق توسعه تعاون، سازمان فنی و حرفه اي و ادارات کل کار و رفاه اجتماعی، بهزیستی و

 
تأمین اجتماعی به اردبیل سفر خواهد کرد. 

 
نشست با مدیران عامل 6 بانک کشور درباره استان اردبیل 

یاسر عبداللهی عابد، معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار اردبیل نیز در این جلسه با اشاره به برگزاري اولین نشست با مدیران عامل 6
بانک کشور با پیگیري ها و هماهنگی هاي نایب رئیس مجلس، بیان کرد: این اولین بار بود که نشستی با مدیران عامل 6 بانک کشور درباره

 
استان اردبیل برگزار شد که نتیجه آن تصویب منابع براي حمایت مالی و اقتصادي از استان بود. 

وي با تأکید بر همراهی بیش تر بانک هاي عامل استان اردبیل، گفت: با توجه به نشست اخیر با مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید کشور، گام

 
هایی اساسی در مسیر توسعه و پیشرفت اقتصاد و اشتغال استان اردبیل برداشته خواهد شد. 

انتهاي پیام/3463/



چگونه تولیدي خانگی با سرمایه کم و سود بالا راه اندازي کنیم؟

منبع: تفاهم آنلاینشماره خبر:  376  |  تاریخ: 1400/11/21

تولیدي خانگی با سرمایه کم و سود بالا پیشنهادي است که در بسیاري از سایت هاي کارآفرینی با آن مواجه می شوید. البته حقیقت
این است که تولیدي خانگی با سرمایه کم وجود دارد. اما در مورد سود بالا در هیچ کسب و کاري ضمانتی وجود ندارد. تنها می توان

نمونه هایی از تولید محصولات خانگی با سرمایه کم ... نوشته ...

 
تولیدي خانگی با سرمایه کم و سود بالا تولیدي خانگی با سرمایه کم و سود بالا 

تولیدي خانگی با سرمایه کم و سود بالا پیشنهادي است که در بسیاري از سایت هاي کارآفرینی با آن مواجه می شوید. البته حقیقت این
است که تولیدي خانگی با سرمایه کم وجود دارد. اما در مورد سود بالا در هیچ کسب و کاري ضمانتی وجود ندارد. تنها می توان نمونه هایی
از تولید محصولات خانگی با سرمایه کم و سود بالا را به عنوان کارآفرینان موفق معرفی کرد. اما براي اینکه شما هم جزو این افراد موفق

 
باشید باید کار خود را اصولی شروع کنید. 

 
تولید لیوان کاغذي: تولیدي خانگی با سرمایه کم و سود بالا   تولید لیوان کاغذي: تولیدي خانگی با سرمایه کم و سود بالا

 
کارهاي تولیدي خانگی با سرمایه کم و سود بالا کدامند؟ 

امروزه بسیاري از کارهاي تولیدي خانگی با سرمایه کم و سود بالا قابل راه اندازي هستند. برخی از کارهاي تولیدي براي شروع تنها به خرید
مواد اولیه نیاز دارند. تولید سبزیجات خرد شده، سبزیجات خشک، ترشی و مربا از جمله این مشاغل هستند. برخی مشاغل تولیدي خانگی به
تدارك فضاي خاص و مواد اولیه نیاز دارند. تولید قارچ، پرورش پرندگان و پرورش گیاهان آپارتمانی از جمله این مشاغل هستند. برخی دیگر
از مشاغل خانگی به دستگاه تولیدي خاصی نیاز دارند که قیمت چندانی ندارد و در فضاي محدودي نیز قابل راه اندازي است. دستگاه روغن
گیري، دستگاه عرق گیري و دستگاه تولید لیوان کاغذي از جمله این دستگاه ها هستند. البته بعضاً به برخی دستگاه هاي جانبی مانند
دستگاه پرس براي تکمیل پروسه تولید هم نیاز خواهید داشت. بنابراین تولید روغن کنجد، کره بادام زمینی، عرقیات گیاهی و یا لوازم آرایشی

 
طبیعی از جمله مشاغل تولیدي خانگی با سرمایه کم و سود بالا هستند. 

 
قبل از شروع کار میزان مشتري را بررسی کنید 

پس از شناسایی مشاغل مورد نظر لازم است در مورد میزان مشتري و نحوه بازاریابی و فروش تحقیقات لازم را انجام دهید. شما باید بدانید
چطور به مشتري دسترسی پیدا کنید و برآوردي از بهترین و بدترین میزان فروش خود داشته باشید. پس از جمع آوري اطلاعات اگر به این
نتیجه رسیدید که می توانید در فروش محصولات خود موفق باشید باید کار خود را آغاز کنید. وگرنه بهتر است به سراغ ایده و کار دیگري

 
بروید. 

 
تولید محصولات طبیعی: تولیدي خانگی با سرمایه کم و سود بالا  تولید محصولات طبیعی: تولیدي خانگی با سرمایه کم و سود بالا

 
قبل از شروع کار وضعیت رقبا را بررسی کنید. 



بدیهی است همه افراد به دنبال کار با هزینه کم و سود بالا هستند. به خصوص در مشاغل تولیدي خانگی رقیب بسیار زیاد است. بنابراین باید
قبل از شروع کار وضعیت بازار و شرایط رقباي خود را بررسی کنید. به عنوان مثال تولید محصولات ارگانیک در سالهاي اخیر از رونق بسیار
خوبی برخوردار است. اما به همان میزان که مشتري محصولات ارگانیک بسیار زیاد است فعالان این عرصه هم بسیار زیاد هستند. بنابراین
فروش این محصولات کار آسانی نیست. براي شروع این کار باید ابتدا یک مزیت رقابتی براي خود انتخاب کنید تا بازار خاص خود را داشته

 
باشید. به عبارت دیگر محصول شما باید به دلیلی براي مشتري خاص و متفاوت باشد. 

به عنوان مثال عده اي در این حوزه تنها تولید محصولات آرایشی طبیعی را انتخاب کردند و با عرضه محصولات در بسته بندي لوکس و
شکیل به درآمد بالایی دست یافتند. گزینه بعدي انتخاب محصولی است که رقباي کمتري براي آن وجود دارد. به عنوان مثال عرضه حبوبات
کاملاً طبیعی که فرایند تولید آنها بدون استفاده از سموم بوده از دیگر گزینه هاي جدید در زمینه محصولات طبیعی است. البته این نوع
محصول به دلیل قیمت بالایی که دارد مشتریان خاصی دارد و عموم مردم از آن استقبال نمی کنند. برخی دیگر سراغ گزینه تنقلات طبیعی
رفتند. تولید چیپس، شکلات و پاستیل سالم از جمله محصولاتی است که هنوز تولید آنها محدود است. البته مزیت رقابتی شما می تواند

محدوده کاري، ارسال رایگان و امثال آن هم باشد.



راه اندازي مرکز نوآوري تخصصی علوم مهندسی دانشگاه شیراز

منبع: دانشجوشماره خبر:  377  |  تاریخ: 1400/11/21

به گزارش گروه استانهاي خبرگزاري دانشجو، مرکز نوآوري تخصصی علوم مهندسی دانشگاه شیراز که با همکاري مرکز نوآوري و
کارآفرینی دانشگاه و مرکز حمایت از فعالیت هاي علمی دانشجویان، از مجموعه معاونت فرهنگی دانشجویی دانشگاه تأسیس گردیده

است، به طور رسمی با حضور رئیس دانشگاه شیراز راه اندازي شد. ...

به گزارش گروه استانهاي خبرگزاري دانشجو، مرکز نوآوري
تخصصی علوم مهندسی دانشگاه شیراز که با همکاري مرکز
نوآوري و کارآفرینی دانشگاه و مرکز حمایت از فعالیت هاي
علمی دانشجویان، از مجموعه معاونت فرهنگی دانشجویی
دانشگاه تأسیس گردیده است، به طور رسمی با حضور رئیس

 
دانشگاه شیراز راه اندازي شد. 

سیداسماعیل حسینی، سرپرست مرکز نوآوري تخصصی علوم
مهندسی دانشگاه شیراز، در مراسم افتتاحیه ي این مرکز

توضیح داد: با توجه به تغییرات سریع فناوري هاي روز و همچنین تغییر مسائل اجتماعی، نیاز به مرکزي که پاسخ متناسب با این تغییرات را
از طریق پژوهش، جذب خلاقیت ها و نوآوري ها، توانمندسازي افراد و تیم ها و درنهایت تولید محصول مبتنی بر دانش و پژوهش و عرضه آن

 
به بازار بدهد ضروري به نظر می رسد. 

حسینی افزود: مرکز نوآوري تخصصی علوم مهندسی دانشگاه شیراز، براي همگام شدن با این تغییرات و به منظور استفاده از ظرفیت
دانشجویان و دانش آموختگان این دانشگاه در رشته هاي مهندسی در پیشبرد اهداف اقتصاد دانش بنیان، حمایت، تقویت و ترویج فرهنگ

 
نوآوري و کارآفرینی، تأسیس شده است. 

سرپرست مرکز نوآوري تخصصی علوم مهندسی دانشگاه شیراز اظهار داشت: حمایت از شکل گیري چرخه ي ایده تا ثروت یکی از اهداف
ایجاد مراکز نوآوري، مراکز رشد و پار ك هاي علم و فناوري است. مراکز نوآوري به عنوان اولین نقش آفرینان در اکوسیستم شکل گیري و
توسعه ي شرکت هاي نوپا و دانش بنیان، با محوریت حمایت از کارآفرینان و افراد مستعد و خلاق از طریق ایجاد بستر هاي حمایتی و
توانمندساز، سعی در پرورش ایده هاي نو و کاربردي با رویکردي ثروت آفرین دارند. دانشگاه شیراز با توجه به جایگاه و ظرفیت هاي منحصربه
فرد دانشی خصوصا در حوزه ي علوم مهندسی، با چشم انداز توسعه نوآوري ها در حوزه هاي مختلف علوم مهندسی ازجمله: برق، کامپیوتر،
مکانیک، عمران، مواد، شیمی و... و با هدف حمایت از افراد مستعد و خلاق، توسعه کسب وکار هاي دانش بنیان و ارائه ي خدمات نوآورانه و

 
تخصصی به نهاد هاي سیاست گذاري، دولتی، اقتصادي، صنعتی و فرهنگی، مرکز نوآوري تخصصی علوم مهندسی را ایجاد کرده است. 

وي بیان کرد: اگر مرکز نوآوري تخصصی علوم مهندسی را به صورت یک سیستم ببینیم؛ این سیستم داراي سه دسته ورودي اصلی است که
عبارتند از: 1. فرد کارآفرین (صاحب ایده)؛ 2. فرد متخصص (بدون ایده) و 3. تیم همراه با ایده. در این سیستم، حمایت هاي مختلفی حول

 
دو محور اصلی انجام می شود: 1. توانمندسازي افراد و 2. پرورش ایده ها. 



حسینی ادامه داد: حمایت هاي مرکز عبارتند از فضاي کار اشتراکی، مشاوره و منتورینگ تخصصی، تیم سازي و شبکه سازي، حمایت مالی و
... این سیستم داراي دو خروجی اصلی است: 1. ایده هایی که پرورش یافته اند و به مرحله ي شتاب دهی و جذب سرمایه گذار رسیده اند و

 
2. افراد متخصصی که در حوزه کسب وکار توانمند شده اند و دانش و جسارت لازم براي ورود به زنجیره اقتصاد دانش بنیان کسب کرده اند. 

سرپرست مرکز نوآوري تخصصی علوم مهندسی دانشگاه در ادامه به روند پذیرش در این مرکز پرداخت و گفت: در زمستان 1400 اولین
فراخوان پذیرش اعلام شد و پس از آن طی فرصت دوهفته اي که به تیم ها داده شد حدود 60 نفر (تیم) فرآیند هاي اولیه ثبت نام خود و
ثبت طرح و ایده خود را از طریق لینک ثبت نام فراخوان انجام دادند. پس از ثبت نام اولیه ي تیم ها از طریق لینک ثبت نام آنلاین مرکز
نوآوري مهندسی، کارشناسان مرکز طی مدت زمان حداکثر یک هفته پس از پایان ثبت نام، صحت اطلاعات افراد متقاضی و طرح آن ها را
انجام دادند و به تیم هاي فناور وضعیت طرح آن ها را اعلام کردند؛ که یا آن ها پذیرفته شده و براي مرحله دوم پذیرش و داوري مستقیم

 
طرح خود هدایت می شوند و یا اینکه به دلیل نقض هر کدام از شرایط ثبت نام، تیم آن ها رد شده و اجازه فعالیت را نخواهند داشت. 

وي ادامه داد: پس از پذیرش اولیه طی جلسه اي طرح ها توسط تیم ها به صورت حضوري ارائه شدند و توسط شوراي داوري مرکز نوآوري
مهندسی و مطابق با مفاد جدول داوري و امتیاز دهی طرح ها داوري شدند. حدود 10 تیم توانستند حداقل امتیاز قبولی را متناسب با جدول

 
داوري کسب کنند و اجازه استقرار در مرکز نوآوري را داشته و از خدمات و حمایت هاي آن بهره مند شوند. 

در ادامه ي این مراسم، دکتر محمدحسین شیخی، مدیر پژوهشی دانشگاه شیراز، نیز ضمن ابراز خرسندي از راه اندازي این مرکز؛ حمایت از
واحد هاي مرکز نوآوري و فناوري دانشگاه را ازجمله اولویت هاي دانشگاه برشمرد و اظهار داشت: درحال حاضر که متأسفانه شاهد شرایط
سخت اقتصادي و همچنین معضل خروج نخبگان از کشور مواجه هستیم، یکی از روش هاي برون رفت از این مشکلات، حرکت به سمت
اقتصاد دانش بنیان و حمایت از شرکت هاي دانش بنیان است که راه اندازي چنین مراکزي به تحقق این اهداف کمک می کند، از همین رو

 
براي انجام وظیفه دانشگاهی و ملی خود، از این راه اندازي و فعالیت این مراکز و شرکت هاي دانش بنیان حمایت می کنیم. 

مؤذنی سرپرست دانشگاه شیراز نیز در آیین افتتاح این مرکز، پس از بازدید از فضاي مرکز نوآوري تخصصی علوم مهندسی دانشگاه و گفتگو با
تیم هاي فناور و داراي ایده، ضمن ابراز خرسندي از راه اندازي این مرکز اظهار داشت: جمهوري اسلامی ایران، ازلحاظ داشتن منابع خدادادي
اعم از نیروي انسانی، موقعیت جغرافیایی، منابع زیرزمینی و... جزء کشور هاي طراز اول است و باتوجه به داشتن این منابع، ما می توانیم جزء
ثروتمندترین کشور ها باشیم و هموطنانمان از رفاه و آرامش کاملی برخوردار باشند؛ اما مشکلات فعلی، به ویژه مشکلات اقتصادي نشانگر آن

 
است که از ظرفیت هاي کشور به شکل مناسبی استفاده نشده است. 

مؤذنی افزود: براي به فعلیت درآمدن ظرفیت هاي کشور، باید از مسیر علم، دانش و فناوري پیش رفت که زمینه ي آن در چنین مراکزي
فراهم می شود. اگر ما براي راه اندازي چنین مراکزي هزینه کنیم، درواقع سرمایه گذاري کرده ایم چراکه درصورتی که هریک از ایده تیم
هاي فناور در آن تحقق پیدا کند، می تواند جبران کننده این هزینه ها باشد؛ بنابراین حمایت از این مرکز و دیگر واحد هاي فناورانه دانشگاه

 
در اولویت برنامه هاي دانشگاه است. 

شایان ذکر است، ساختمان مرکز نوآوري تخصصی علوم مهندسی دانشگاه شیراز در طبقه سوم دانشکده مهندسی دانشگاه شیراز، واقع در
خیابان ملاصدرا است.



سردخانه 2500تنی شهرك صنعتی پارسیان افتتاح شد

منبع: تابناكشماره خبر:  378  |  تاریخ: 1400/11/21

 
سردخانه 2500تنی شهرك صنعتی پارسیان افتتاح شد 

 
تابناك-سردخانه 2500تنی شهرك صنعتی پارسیان با سرمایه گذاري 700میلیارد ریال با حضور استاندار هرمزگان به بهره برداري رسید. 

به گزارش تابناك هرمزگان، امروز پنجشنبه طرح عمل آوري، بسته
بندي و انجماد آبزیان در شهر پارسیان با حضور مهدي دوستی
استاندار هرمزگان، نماینده مردم غرب استان، فرماندار و شماري از

 
مسئولان استانی و شهرستانی، افتتاح شد. 

ظرفیت عمل آوري و بسته بندي این کارخانه سالانه پنج هزار تن و

 
سردخانه آن 2هزار و 500 تن است. 

این کارخانه در مساحت هفت هزار و 800مترمربع و با زیربناي

 
2هزار و 850مترمربع احداث شده است. 

با راه اندازي این کارخانه که با سرمایه گذاري 700میلیارد ریال به بهره برداري رسید، براي 120نفر به صورت ثابت و 300نفر به صورت
فصلی اشتغال ایجاد شده است.



بازدید حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي از بخش هاي مختلف زندان مرکزي

استان اصفهان

منبع: میزانشماره خبر:  379  |  تاریخ: 1400/11/21

رئیس دستگاه قضا در جریان سفر از پیش اعلام نشده به استان اصفهان از بخش هاي مختلف زندان مرکزي استان اصفهان بازدید
کرد.

خبرگزاري میزان _ طبق گزارش مرکز رسانه قوه قضاییه، حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي در جریان سفر از پیش اعلام نشده
و بدون تشریفات به استان اصفهان، ظهر امروز پنجشنبه (21 بهمن) در زندان مرکزي اصفهان حضور یافت و از بخش هاي مختلف این زندان

 
به مدت حدود 2 ساعت بازدید کرد. 

رئیس دستگاه قضا در جریان این بازدید با تعدادي از مددجویان زندان مرکزي اصفهان به صورت چهره به چهره گفتگو کرد و ضمن استماع

 
مسائل و مشکلات آنان، دستورات مقتضی را صادر کرد. 

رئیس عدلیه با تعدادي از محکومین مالی و همچنین تعدادي از تولیدکنندگان ورشکسته که به دلایل مختلف دوران محکومیت خود را در

 
زندان به سر می برند به گفتگو پرداخت و براي پیگیري و رفع مسائل و مشکلات آن ها در چهارچوب قانون، قول مساعدت داد. 

برخی از این تولیدکنندگان ورشکسته که دوران محکومیت خود را در زندان به سر می بردند خواستار دریافت مرخصی براي اخذ رضایت از
شاکیان خصوصی و همچنین تعلق رأي باز براي سر و سامان دادن به وضعیت بنگاه ها و کارگاه هاي تولیدي خود بودند که رئیس عدلیه

 
براي بررسی دقیق درخواست هاي آن ها دستورات لازم را به مسئولان قضایی استان اصفهان صادر کرد. 

رئیس دستگاه قضا همچنین به برخی از محکومان مالی که تقاضاي آزادي از زندان براي جلب رضایت شاکیان خصوصی خود را داشتند،
متذکر شد که دستگاه قضایی در جایگاه اعِمال عدالت و استیفاي تمام و کمال حقوق مردم قرار دارد و در ملاقات چهره به چهره اي که صبح
امروز با تعدادي از مراجعه کنندگان به دادگستري اصفهان داشته، برخی از طلبکاران و شاکیان خصوصی نظر مساعدي نسبت به خروج

 
محکومان مالی از زندان نداشتند. 

گفتگو با تعدادي از محکومان آبان 98 بخشی دیگر از بازدید حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي از زندان مرکزي استان اصفهان بود؛
رئیس قوه قضاییه جویاي حضور یا عدم حضور محکومان آبان 98 در این زندان شد و پس از آنکه مسئولان زندان، تعدادي از این محکومان را
به رئیس عدلیه معرفی کردند، وي به صورت چهره به چهره با این محکومان ملاقات و از وضعیت محکومیت و اوضاع خانوادگی آن ها کسب

 
اطلاع کرد و براي اعِمال ارفاقات قانونی در قبال پرونده آن ها دستورات مقتضی را صادر کرد. 

سوم مردادماه سال جاري بود که حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي در محل کار خود با تعدادي از مردم و همچنین خانواده هاي
محکومان ناآرامی هاي آبان 98 دیدار و گفتگو کرد و براي بررسی مجدد پرونده این محکومان جهت اعمال ارفاقات قانونی به آنها، دستوراتی

 
را به مسئولان ذي ربط صادر کرد. 

تقاضاي اعسار از پرداخت مهریه؛ بخشی از درخواست ها از رئیس دستگاه قضا در جریان بازدید وي از زندان مرکزي اصفهان بود که رئیس
عدلیه متذکر شد برخی بانوان در جریان ملاقات صبح امروز در دادگستري اصفهان از اینکه همسران سابق آن ها به رغم داشتن تمکن مالی

درخواست اعسار از پرداخت مهریه می کنند گلایه داشتند. 



در جریان بازدید برخی محکومان از بیان مسائل و مشکلات خود در جمع معذوریت داشتند و خواستار ملاقات خصوصی با رئیس قوه قضاییه

 
بودند که این خواسته آن ها از سوي حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي اجابت شد. 

بازدید از اتاق هاي ملاقات الکترونیکی مددجویان زندان مرکزي اصفهان با خانواده هایشان، کسب اطلاع از نحوه و چگونگی فعالیت این اتاق
ها و همچنین گفتگو با تعدادي از مددجویانی که در حال ملاقات الکترونیکی با خانواده هاي خود بودند، بخش دیگر حضور رئیس عدلیه در

 
زندان مرکزي اصفهان بود. 

رئیس قوه قضاییه در جمع مددجویان زندان مرکزي اصفهان با تاکید بر اینکه براي رفع مسائل و مشکلات زندانیان و اعِمال ارفاقات قانونی به
آن ها نهایت تلاش خود را به کار خواهد گرفت، خطاب به مددجویان گفت: با توجه به در پیش بودن مناسبت هاي ملی و مذهبی، براي جلب

 
رضایت شاکیان خصوصی خود جهت قرار گرفتن نام تان در فهرست عفو تلاش کنید و از ارتکاب مجدد جرم در دوران مرخصی نیز بپرهیزید. 

بهبود وضعیت زندان ها و زندانیان، از جمله تاکیدات همیشگی حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي بوده و وي طی مدت اخیر شخصا ً
6 بازدید از زندان هاي سراسر کشور انجام داده است. زندان مرکزي ایلام، زندان رجایی شهر، زندان دماوند، زندان اوین، زندان مرکزي مشهد
و زندان مرکزي اصفهان ندامتگاه هایی هستند که رئیس قوه قضاییه از آن ها سرکشی کرده و در جریان این سرکشی ها بر لزوم تحول

 
رفتاري و ساختاري در امر زندانبانی و ارتقاء وضعیت زندانیان در حوزه هاي مختلف تاکید کرده است. 

«ایجاد شرایط و بستر اصلاح، تربیت و بازاجتماعی شدن زندانیان»، «اشتغال زندانیان»، «حبس زدایی»، «اعمال تأسیسات ارفاقی» و «ایجاد
ترتیبات فنی و قضایی براي استفاده از پابند الکترونیک در قبال محکومان واجد شرایط قانونی» از جمله رویکرد هاي تحولی در مقوله زندان و

 
زندانیان است که مورد تاکید جدي رئیس قوه قضاییه است. 

 
- بیشتر بخوانید: 

- رئیس قوه قضاییه در بازدید از دادگستري و دادسراي مرکز استان اصفهان: تلاش داریم تا پس از آسیب شناسی و احصاء مشکلات قضایی
استان در جهت رفع آن گام برداریم انتهاي پیام/



چرا اوضاع عربستان با وجود فساد و مشکلات داخلی از ما بهتر است؟

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  380  |  تاریخ: 1400/11/21

استام تمام اقتصاد دانشگاه ویرجینیاتک در برنامه زاویه گفت: عربستان با وجود مشکلات داخلی بسیار بیشتر از ما، وضع بهتري
نسبت به امروز ایران دارد چرا که تحریم نیست.

استام تمام اقتصاد دانشگاه ویرجینیاتک در برنامه زاویه گفت:
عربستان با وجود مشکلات داخلی بسیار بیشتر از ما، وضع

 
بهتري نسبت به امروز ایران دارد چرا که تحریم نیست. 

به گزارش خبرگزاري مهر، دهمین قسمت مجله علوم انسانی
«زاویه» ویژه برنامه دهه فجر چهارشنبه شب 20 بهمن ماه با
موضوع «دستاوردهاي اقتصادي انقلاب» میزبان جواد صالحی

 
اصفهانی استام تمام اقتصاد دانشگاه ویرجینیاتک بود. 

صالحی اصفهانی در این قسمت از ویژه برنامه «زاویه» که از
شبکه چهار سیما پخش شد، گفت: ایران یکی از بزرگترین مصرف کننده هاي انرژي به حساب سرانه است. ایران دو برابر ترکیه که اقتصاد
بزرگتري از ایران دارد و سرانه درآمد آن نسبت به ما 25 درصد بیشتر است مصرف انرژي داریم. به عنوان مثال ایران 5 برابر هند و 2برابر

 
ترکیه مصرف گاز دارد. 

وي افزود: مصرف انرژي را اگر به قیمت هاي داخلی ایران محاسبه کنیم تولید سرانه ایران بین 70 تا 100 میلیارد دلار نسبت به قیمت هاي
جهانی کمتر می شود. بانک جهانی براي اینکه مقایسه ها منطقی شود تولید را با کمیت براي همه کشورها نسبت به قیمت هاي آمریکا می

 
سنجد که به آن پروژه ICP گفته می شود. با چنین کاري نرخ برابري ریال و دلار هم به دست می آید. 

صالحی اصفهانی ادامه داد: اگر مقایسه هاي مختلف را با نرخ برابري قدرت خرید نگاه کنیم متوجه می شویم که هیچکدام از آنها نشان نمی
دهد که ایران وضعیتی بدتر نسبت به پیش از انقلاب دارد. اگر تولید سرانه ایران قبل و بعد از انقلاب را با هم مقایسه کنیم خواهیم دید که

 
60 درصد رشد داشته است. 

صالحی اصفهانی در ادامه گفت: مقایسه 20 ساله اقتصاد ایران و ترکیه از سال 1370 تا 1390 نشان می دهد که اقتصاد برابري داشته ایم و

 
ایران بعد از انقلاب قدرت تولید ثروت و بهبود وضع معیشت مردم داشته است. 

وي افزود: مقایسه ایران پیش و بعد از انقلاب نشان می دهد که اثر نفت بر معیشت مردم بسیار کاهش یافته است چرا که سرانه درآمد حاصل
از فروش نفت و افرایش قیمت آن پیش از انقلاب در یک بروز رسانی برابر با 5هزار دلار براي هر نفر است در حالی که بر اساس درآمد و
قیمت نفت امروز ایران سرانه آن 250 دلار است. رشد اقتصادي و تولید داخلی در این زمینه بسیار موثر است. حتی در بخش انرژي پیش از
انقلاب حدود 80 درصد نفت خام را صادر می کردیم اما در حال حاضر حدود 20 درصد نفت خام صادر می کنیم و مابقی را در داخل براي

 
تولید به کار می گیریم. 

این استاد اقتصاد دانشگاه ویرجینیاتک در ادامه در مورد نارضایتی هاي مردم ایران امروز نسبت به وضع اقتصادي موجود خود و وضع
معیشتی خودشان گفت: برخی نظرسنجی هاي بین المللی نشان می دهد که ایرانی ها اصولاً مردم بدبینی هستند چنین بدبینی را می توان



در گفتگوي روزانه ایرانی ها به خوبی دید. به عنوان مثال هرگاه از یک ایرانی بپرسید «حالت چطوره؟» پاسخ خواهد داد «بد نیستم» یا
«نفسی می آید و می رود» در حالی که در آمریکا مردم در مقابل چنین سوالی می گویند «خیلی عالی» و چنین پاسخی را نوعی تعارف و
خوش مشربی می دانند. اگر در آمریکا پاسخ این سوال را به سبک ایرانی بدهید از شما می خواهند خود را به روانشناس براي بهبود بیماري

 
روانی معرفی کنید. نارضایتی مردم ایران نوعی فرهنگ است که تثبیت شده است. 

صالحی اصفهانی افزود: نکته قابل توجه دیگر این است مردم امروز ایران پیش از انقلاب را به خوبی به یاد ندارند و نمی آورند چرا که رسانه

 
هاي بیگانه بسیار تلاش دارند تا پیش از انقلاب را زیبا جلوه بدهند و مردم را از داشته هاي امروز شان ناامید کنند. 

وي در همین راستا ادامه داد: البته که معیشت مردم نسبت به 10 سال پیش افت داشته است اما عامل این رویداد تحریم هاي سال 1390
به بعد هستند. لازم به ذکر است که بسیاري دیگر از کشورها هم طی 10 سال گذشته با سقوط قیمت نفت دچار وضع مشابه ما شدند. مثلاً

 
عربستان که ناگهان از درآمد نفتی 100 دلاري به درآمد 40 دلاري رسید. 

صالحی اصفهانی افزود: سال 1391 افت شدید قیمت نفت و افت شدید میزان صادرات نفت ما به همراه جهش بی سابقه قیمت دلار موجب
شوك منفی به اقتصاد ایران شد. چنین شوك بزرگی روي همه دهک هاي جامعه اثر گذار است و طبیعی است که چنین وضعی فقر را
گسترش دهد. این در حالی است که پیش از سال 1390 فقر در حال سقوط بود و به لحاظ آماري به زیر 10 درصد رسیده بود اما امروز

 
همان آمار 2برابر شده است. 

وي افزود: دولت ها قدرت مبارزه با فقر بیشتري نسبت به مبارزه با نابرابر دارند در نتیجه نقش مهمی در این حوزه می توانند ایفا کنند. چرا
که نابرابري با سیستم پیچیده اي همراه است که به سادگی نمی توان آن را حل کرد. اما دولت می تواند با ایجاد اشتغال با درآمدهاي کافی

 
براي افراد پایین دست جامعه به سادگی فقر را کاهش دهد. 

صالحی اصفهانی در مورد یارانه ها گفت: با پرداخت یارانه انرژي مخالفم اما با پرداخت این یارانه به صورت نقدي موافقم. چرا که یارانه انرژي
نابرابر تقسیم می شود در نتیجه یارانه نقدي انرژي عادلانه تر خواهد بود. حتی در مورد یارانه ارزي نیز با تک نرخی شدن ارز و پرداخت

 
مستقیم یارانه نقدي آن به حساب مردم هستم. 

صالحی اصفهانی در مورد نقش تحریم ها در اقتصاد ایران گفت: آنهایی که تصور می کنند مشکلات اقتصادي ایران بیش از تحریم ها مربوط
به داخل است در اشتباه اند. بزرگ کردن مشکلات داخلی و کوچک کردن مشکلات بین المللی غیر منطقی است. مگر این مشکلات داخلی
پیش از تحریم هاي سال هاي 1390 به بعد وجود نداشت که 80 درصد افت اقتصادي ایرانی را به آن گره می زنیم. نادیده گرفتن تحریم ها

 
ناعادلانه است. 

وي افزود: هیچ کشوري نیست که مشکلات داخلی نداشته باشد و بدون فساد باشد حتی کشورهاي توسعه یافته نیز از وجود آن در جامعه
خود رنج می برند اما آیا مشکلات داخلی ایران و فساد در ایران بیش از عربستان سعودي است؟ در حالی که اقتصاد عربستان سعودي هم با

 
افت قیمت نفت آسیب دید اما با وجود مشکلات داخلی بسیار بیشتر از ما وضع بهتري نسبت به امروز ایران دارد چرا که تحریم نیست. 

این استاد دانشگاه ویرجینیاتک افزود: تحریم هاي علیه ایران بسیار ظالمانه است. آمریکا با بهره گیري از دلار و قدرت اقتصادي خود تلاش
دارد تا بر جامعه جهانی تسلط داشته باشد به خصوص از زمانی که در حمله هاي نظامی به کشورهاي دیگر ناکام ماندند مصمم به استفاده

 
حداکثري از قدرت اقتصادي خود شده اند. 

وي افزود: بی شک در چنین وضعی ایران براي استفاده از بخشی از بازار آزاد جهانی که حق مسلم خود هست می تواند قراردادي بین المللی
منعقد کند. چرا مهمتر از کاهش درآمد نفتی و افت قیمت نفت براي ایران، عدم دسترسی به بازار آزاد جهانی است که در اثر تحریم ها بوجود

 
آمده است. 



صالحی اصفهانی افزود: حتی دسترسی تولید کننده خرد ایرانی به بازارهاي جهانی اهمیت بسیاري در اقتصاد ما خواهد داشت چرا که توان و

 
گاهی کیفیتی بیش از دیگر اجناس تولیدي در جهان به خصوص کشورهاي منطقه غرب آسیا دارد. 

وي ادامه داد: تولید کننده خرد ایرانی توانسته جاي خیلی از کالاهاي خارجی را در داخل ایران بگیرد اما کشش بازار داخلی ایران حد و
حدودي دارد که نیاز است براي تداوم کار این تولید کننده ها، بازار آزاد جهانی نیز در دسترس قرار گیرد.قوانین و توافقات بین المللی مبارزه
با پولشویی که از آن با نام FATF یاد می شود ما را در امور بانکی جهانی یاري می کند و نوعی تایید وصول و حصول امورات بانکی در ابعاد

 
جهانی است اما پیوستن به شیوه بانکی تنها با رفع عملی تحریم ها ممکن می شود چرا که در حالی که تحریم باشیم هیچ کاربردي ندارد. 

وي در ادامه گفت: هر کشوري که بخواهد مستقل از آمریکا در جامعه بین المللی زندگی کند باید خود را آماده چنین رویکردهایی از جمله
تحریم کند. مشکل ما افت قیمت نفت و کاهش فروش آن نیست بلکه عدم دسترسی به سازوکار بین المللی جابجایی پول مثل فاینانس است.

این استاد اقتصاد دانشگاه ویرجینیاتک افزود: اگر ایران رشد اقتصادي 4.5 درصدي خود را حفظ کند اما همزمان به جاي تکیه بر نفت اشتغال
زایی کند عاقبت بهتري خواهد داشت. ایران دهه 80 درآمد نفتی بالایی داشت و معیشت خوبی را سپري می کرد اما بیکاري جوانان هم در
آن دوران وجود داشت چون درآمد هایش ناشی از فروش نفت و مشتقات آن بود در حالی که باید بر پایه تولید اجناس گوناگون با نیروي کار

 
داخلی باشد.بهترین راه کاهش فقر، رشد اقتصادي همراه با اشتغال است. 

ویژه برنامه «زاویه» به مناسبت دهه فجر از نهم تا بیستم بهمن ماه، به مدت ده شب ساعت 22 از شبکه چهار سیما پخش خواهد شد. در این
ویژه برنامه ها، موضوعات مرتبط با رویداد انقلاب اسلامی از نگاه اندیشمندان علوم انسانی مورد واکاوي قرار می گیرد.



شرکت هاي ملی در خوزستان به وظایف خود در بحث اشتغال عمل کنند

منبع: ایسناشماره خبر:  381  |  تاریخ: 1400/11/21

فرمانده سپاه حضرت ولی عصر(عج) خوزستان گفت: شرکت هاي ملی و شرکت هایی که مستقیما به مرکز متصل هستند به وظایف
خود در خوزستان در بحث اشتغال به درستی عمل کنند.

سردار حسن شاهوارپور در آیین افتتاح پروژه هاي عمرانی به
مناسبت دهه مبارك فجر که امروز 21بهمن ماه در محل پست
برق پیروزان اهواز برگزار شد، ضمن گرامی داشت دهه مبارك
فجر اظهار کرد: امیدواریم افتتاح طرح هاي عمرانی در
خوزستان گامی در جهت اقداماتی باشد که مردم چشم انتظار

 
از نظام، دولت و مسئولان دارند. 

به گزارش ایسنا، وي افزود: امیدواریم بتوانیم با همکاري،
همراهی و هم افزایی، تلاشی جهادي را براي جبران عقب
افتادگی ها در بخش هاي مختلف استان به ویژه زیرساخت ها

 
که دغدغه اصلی مردم است انجام دهیم. 

فرمانده سپاه حضرت ولی عصر(عج) خوزستان با بیان اینکه مساله برق یکی از دغدغه هاي اصلی مردم است، گفت: کسري برق امسال بسیار
نگران کننده بود اما امیدواریم در سال 1401 بحث کسري برق به ویژه در پیک مصرف نداشته باشیم و بخش عمده اي از این کسري ها

 
جبران شود. 

شاهوارپور با اشاره به بحث ایجاد زیرساخت ها براي حل مساله اشتغال در خوزستان عنوان کرد: اشتغال دغدغه جدي جوانان خوزستان و

 
خانواده ها است و امیدواریم با یک حرکت جهادي و محکم بتوانیم مسایل و مشکلات خوزستان را در بحث اشتغال حل کنیم. 

وي ادامه داد: در این زمینه شرکت هاي ملی و شرکت هایی که مستقیما به مرکز متصل هستند به وظایف خود در خوزستان در بحث

 
اشتغال به درستی عمل کنند. ما توقع داریم تا این شرکت ها نگاه بیشتري به خوزستان داشته باشند و به حل مشکلات استان کمک کنند. 

 
فرمانده سپاه حضرت ولی عصر(عج) خوزستان گفت: انقلاب اسلامی در این سال ها خدمات بسیار زیادي انجام داده است. 

انتهاي پیام



تبریک مدیرعامل بانک شهر به مناسبت پیروزي انقلاب و سالگرد تاسیس بانک

منبع: تجارت گردانشماره خبر:  382  |  تاریخ: 1400/11/21

مدیرعامل بانک شهر طی پیامی ضمن گرامیداشت فرارسیدن سالروز پیروزي انقلاب اسلامی و تقارن فرخنده آن با سیزدهمین
سالگرد تاسیس این بانک را به شهروندان، سهامداران، مشتریان و همکاران تبریک گفت. نوشته تبریک مدیرعامل بانک شهر به

مناسبت پیروزي انقلاب و سالگرد تاسیس بانک اولین بار در تجارت گردان. پدیدار شد.

مدیرعامل بانک شهر طی پیامی ضمن گرامیداشت فرارسیدن سالروز
پیروزي انقلاب اسلامی و تقارن فرخنده آن با سیزدهمین سالگرد
تاسیس این بانک را به شهروندان، سهامداران، مشتریان و همکاران

 
تبریک گفت. 

 به گزارش تجارت گردان به نقل از روابط عمومی بانک شهر، متن

 
کامل پیام دکتر سیدمحمدمهدي احمدي بدین شرح است: 

 
حِیمِ  حْمَنِ الرَّ ِ الرَّ بسِْمِ االلهَّ

بانک شهر در سیزدهمین سال فعالیت خود با اتکا به نیروي توانمند و کارآمد انسانی و به پشتوانه اعتماد مشتریان و حمایت سهامداران،

 
توانسته به عنوان بانک حامی عمران و آبادانی شهرها و بازوي مدیریت شهري ظاهر شود. 

این بانک با پشتیبانی از انجام پروژه هاي شهري، تولید، ایجاد اشتغال پایدار، هموارسازي کسب وکارها و نیز تحقق مسئولیت هاي اجتماعی،

 
کارنامه اي زرین داشته تا بیش از پیش در جامعه به عنوان بانک پیشگام و دوستدار شهرها و حامی شهروندان شناخته شود. 

در شرایطی که مواجهه با تحریم ها و پیامدهاي همه گیري ویروس کرونا، زندگی هموطنان را به شکل گسترده اي متاثر ساخته در این میان
همکاران سختکوش و متعهد به آرمان هاي بانک شهر دوران دشواري را سپري می کنند و در حالی که در غم از دست دادن همکاران برومند

 
خود سوگوار هستند، اما در صف مقدم عرصه خدمت به هم وطنان، رسالت خود را ادامه می دهند. 

اکنون در طلیعه درخشان چهل و سومین سالروز پیروزي شکوهمند انقلاب اسلامی با گرامیداشت یاد و خاطره معمار کبیر انقلاب، شهدا،
جانبازان و خانواده هاي معزز آنان در به ثمر رسیدن این پیروزي و تاکید بر پیروي از منویات رهبر فرزانه انقلاب در استمرار این مسیر
پربرکت؛ امیدوارم به لطف خداوند متعال، با تلاش و همدلی و عزمی پایدار و اندیشه اي پویا بتوانیم در چارچوب ضوابط و مقررات، ضمن
تحقق شعار "نوآوري در خدمت"، ارزش آفرینی بیشتر براي سهام داران و مشتریان، همانند گذشته به عنوان یک بانک خوشنام در نظام
بانکی درخشیده و همواره براي ایران و ایرانیان، افتخار آفرین باشیم و بیش از پیش در مسیر خدمتگزاري به شهروندان و تحقق اهداف بانک

 
گام برداریم. 

 
سیدمحمدمهدي احمدي 

مدیرعامل وعضو هیات مدیره



افتتاح 7 طرح تعاونی در استان ایلام

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  383  |  تاریخ: 1400/11/21

با حضور معاون اول رئیس جمهور 7 طرح تعاونی استان ایلام به صورت ویدئو کنفرانس به بهره برداري رسید.

باشگاه خبرنگاران جوان ایلام - در یک برنامه متمرکز به
صورت ویدئوکنفرانس از سراسر کشور با حضور مخبر معاون
اول رئیس جمهور و سعید هژبري سرپرست معاونت امور

 
عمرانی استاندار ایلام 7 طرح تعاونی استان ایلام افتتاح شد. 

شرکت تعاونی نفیس بافت سراب باغ با تولید گلیم و تابلو
فرش با اشتغال 27 نفر و سرمایه گذاري 1/5 میلیارد تومان،

شرکت تعاونی بهار پوش یاس با تولید انواع صنایع دستی و البسه با اشتغال زایی 5 نفر و سرمایه گذاري 250 میلیون تومان، شرکت تعاونی
مسکن مهر مشاغل آزاد دهلران با احداث 72 واحد مسکونی زمینه اشتغال 67 نفر را با سرمایه گذاري 8 میلیارد و 800 میلیون تومان،
شرکت تعاونی مسکن مهر مشاغل آزاد شماره 8 دهلران با احداث 24 واحد و اشتغال زایی 45 نفر با سرمایه گذاري 5 میلیارد و 760 میلیون
تومان، شرکت تعاونی مهد کودك نابغه هاي بهشت مهستان با پذیرش بیش از 100 کودك و اشتغال زایی 11 نفر با سرمایه گذاري 520
میلیون تومان و شرکت تعاونی خدمات بهداشتی درمانی و مرکز جراحی چشم با ارائه خدمات چشم پزشکی با سرمایه گذاري 1 میلیارد

تومان و اشتغال زایی 5 نفر از جمله طرح هایی بودند که در این مراسم به بهره برداري رسید.



قطار بهره برداري از طرح هاي دهه فجر به شهرستان اردل رسید

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  384  |  تاریخ: 1400/11/21

فرماندار شهرستان اردل گفت: همزمان با دهه مبارك فجر، 18 طرح با اعتباري بالغ بر 144 میلیارد تومان در این شهرستان افتتاح و
کلنگ زنی شد.

باشگاه خبرنگاران جوان شهرکرد - محمود کیانی گفت: 12
طرح با کاربري هاي کشاورزي، مسکن، بهداشتی و درمانی،
آموزشی و زیرساخت با اعتباري حدود 95 میلیارد تومان
افتتاح و عملیالت اجرایی شش طرح دیگر نیز با حدود 48

 
میلیارد تومان اعتبار آغاز شد. 

گازرسانی به روستاي گوزلک بخش میانکوه شهرستان اردل از
مهمترین این طرح ها بود که با اعتبار هفت میلیارد تومان اجرا
و 100 خانوار این روستا از نعمت گاز بهره مند شدند و زمینه

 
اسکان حدود 400 خانوار عشایري نیز فراهم شد. 

 
بیشتر بخوانید 

- افتتاح 12 طرح عمرانی و خدماتی مجموعه شهرداري شهرکرد در بخش کشاورزي با افتتاح یک گلخانه سبزي و صیفی در روستاي آلیکوه

 
زمینه اشتغال 20 نفر به صورت مستقیم و غیرمستقیم بوجود آمد. 

بهینه سازي شبکه برق رسانی، اجراي طرح هاي هادي روستایی، ایجاد زیرساخت هاي جدید تلفن همراه، بهسازي و روکش آسفالت جاده
هاي روستایی، کلنگ زنی دو باب مدرسه و یک پایگاه اورژانس 115 شهر اردل و افتتاح چندین منزل مددجویی از دیگر طرح هاي دهه فجر

 
در شهرستان اردل بود. 

در مجموع 41 واحد مسکن با اعتبار 28 میلیارد ریال تحویل مددجویان متقاضی بهزیستی و کمیته امداد امام خمینی (ره) در شهرستان

 
اردل شد. 

شهرستان اردل در فاصله 75 کیلومتري شهرکرد مرکز استان چهارمحال و بختیاري واقع شده است.



افتتاح 3 پست اسکله آلومینومی در جنوب ایران

منبع: فصل تجارتشماره خبر:  385  |  تاریخ: 1400/11/21

فصل تجارت - مصادف با برپایی جشن چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی مراسم افتتاحیه 3 پست اسکله آلومینیومی
صیادي، با حضور مسئولین و تولیدکنندگان در بندر صیادي دیر استان بوشهر برگزار شد.

فصل تجارت - مصادف با برپایی جشن چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی مراسم افتتاحیه 3 پست اسکله آلومینیومی

 
صیادي، با حضور مسئولین و تولیدکنندگان در بندر صیادي دیر استان بوشهر برگزار شد. 

سیدحسین حسینی، معاون وزیر جهاد کشاورزي و رئیس سازمان شیلات ایران در این مراسم گفت: شنیدن درد و دل صیادان معطوف به

 
حال نیست و من 25 سال است با این قشر زندگی و موضوعات را با گوشت و پوست و استخوان خود لمس می کنم. 

وي افزود:  همانطور که مقام معظم رهبري می فرمایند کلید حل مشکلات مدیریت جهادي است. در بعضی جاها می بینم هزینه اسکله براي
شناورهاي بزرگ انجام می شود اما شناورهاي کوچک استفاده می کنند، اما امروز و اینجا این نمونه اسکله را دیدم که طراحی مناسب جهت

 
پهلوگیري شناورهاي صیادي کوچک بود و کار بسیار خوبی صورت گرفته است. 

مدیرعامل گروه مکین دریا قشم نیز اظهار کرد: در راستاي تحقق منویات مقام معظم رهبري نسبت به گام دوم انقلاب و شعار سال، اسکله
هاي آلومینیومی جهت ساماندهی 60 فروند شناور صیادي با اعتباري بالغ بر 11 میلیارد تومان و با سرمایه گذاري شیلات استان بوشهر نصب

 
و تحویل شد. 

مهدي زارع ادامه داد: اسکله هاي آلومینیومی با گرید 6005 دریایی مطابق با بالاترین استاندارد هاي جهانی طراحی، نصب و راه

 
اندازي و سیستم مهار بندي این اسکله ها توسط بارج و یدك کش و تجهیزات شمع کوبی اختصاصی در مجموعه انجام شد.  

وي خاطرنشان کرد: ترخیص بعضی از مواد اولیه بخاطر تایید بانک مرکزي سه ماه طول می کشد و از طرف کارفرما ها نیز مدام نامه هاي
تاخیر پروژه دریافت می کنیم. بر این اساس، در کنار هزینه هاي سنگین دموراژ و انبارداري بنادر، تولید کننده درگیر بروکراسی اداري بین

 
کارفرمایان و این امر موجب رکود اقتصادي، بیکاري و ... می شود. 

زارع اظهار امیدواري کرد که در چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی، مسئولین مرتبط در جهت تحقق و

 
اجراي شعار سال و حمایت ازتولید، مانع زدایی کنند. 

گفتنی است، استان بوشهر با داشتن طولانی ترین مرز دریایی با خلیج
فارس و سواحل بکر و منحصربه فرد، ظرفیت مهمی در عرصه صید وصیادي و آبزي پروري فراهم کرده و همجواري این استان با خلیج فارس،

 
ظرفیت هاي مهمی در بخش هاي مختلف براي تولید، اشتغال زایی، سرمایه گذاري و تجارت فراهم کرده است. 

 
«بندر دیر» یکی از بنادر مهم صیادي استان بوشهر، به عنوان بزرگترین بندر صیادي جنوب کشور معرفی شده است. 

انتهاي پیام



افزایش شمول مالی پست بانک ایران در کشور به 54 درصد

منبع: فراسوشماره خبر:  386  |  تاریخ: 1400/11/21

مدیرعامل پست بانک ایران: : امروز 35 خدمت بانکی به مردم مناطق روستایی ارائه می شود و 168 هزار نفر از جمعیت روستایی به
بهره برداران خدمات بانکی پست بانک ایران اضافه شد و شمول مالی پست بانک ایران در کشور را به 54 درصد ارتقا داد.

افزایش شمول مالی پست بانک ایران در کشور به 54
درصددکتر بهزاد شیري مدیرعامل پست بانک ایران در مراسم
افتتاح 605 طرح و پروژه بانک با اشاره به اینکه افتتاح 83
باجه بانکی روستایی به چرخه ارائه خدمات مالی و بانکی، به
صورت مستقیم با رفاه اجتماعی مردم در مناطق هدف بانک
ارتباط دارد، گفت: امروز 35 خدمت بانکی به مردم مناطق
روستایی ارائه می شود و 168 هزار نفر از جمعیت روستایی به

 
بهره برداران خدمات بانکی پست بانک ایران اضافه شد و شمول مالی پست بانک ایران در کشور را به 54 درصد ارتقا داد. 

به گزارش فراسو به نقل از اداره کل روابط عمومی پست بانک ایران، شیري با تاکید بر اینکه اضافه شدن یک درصد به شمول مالی در مناطق
روستایی به یکباره اتفاق نمی افتد، بلکه حاصل تلاش، برنامه ریزي مدیران و کارکنان بانک است، افزود: در طرح «پست بانکی شو» همکاران
ما توانستند با مراجعه حضوري به منازل مردم در روستاها 650 هزار فقره حساب جدید افتتاح کنند که شمول مالی پست بانک ایران را چهار

 
درصد افزایش داد. 

مدیرعامل بانک با اشاره به اینکه توسعه شمول مالی بانک همواره قطره چکانی ولی پیوسته بوده است، ادامه داد: امیدوارم با تلاش بیشتر 80

 
درصد جمعیت روستایی کشور به صورت مستقیم از خدمات پست بانک ایران بهره مند شوند. 

دکتر شیري با بیان اینکه در حال حاضر نزدیک به 9 هزار نفر با فعالیت در باجه هاي بانکی روستایی داراي درآمد ثایت و پایدار هستند،
خاطرنشان کرد: در 33 ماه گذشته ، پنج برابر درآمد آنان افرایش پیدا کرده و به عبارت دیگر نزدیک به 500 درصد درآمد آنان افزایش پیدا
کرده است. به عبارت دیگر درآمد باجه هاي بانکی روستایی هر سال به طور متوسط تا 170 درصد افزایش داشته است و پایداري درآمد باعث

 
به وجود آمدن شغل با ثبات در محیط روستایی شده است. 

بالاترین مقام اجرایی بانک با تاکید بر اینکه به ازاي هر 100 نفر کارمند مستقیم بانک، 322 نفر اشتغال مستقیم در باجه هاي بانکی
روستایی ایجاد شده است، گفت: این مدل همکاري مطلوب بخش دولتی و خصوصی است که در ارتباط با هم، در یک همکاري تنگاتنگ برد-
برد همگام هستند و این همکاري تبعات و آثار جانبی هم به دنبال دارد و به عنوان «آثار اجتماعی خدمات» محسوب می شود که یکی از این

 
آثار، تامین مالی در روستاها است. 

وي با اشاره به ایجاد 52 هزار و 460 شغل از محل این تامین مالی در روستاها افزود: صرفه جویی11 هزار و 170میلیون لیتري بنزین در

 
سال که بیش از 168 هزار میلیارد ریال در مصرف بهینه سوخت کشور تاثیر دارد یکی از ابن آثار اجتماعی خدمات است. 

دکتر شیري ادامه داد: محاسبات نشان می دهد که حضور پست بانک ایران در روستاها،  106 میلیون ساعت در سال، از حضور نیروي انسانی

 
براي انجام عملیات مالی در شهرها صرفه جویی می کند که معادل 11 هزار میلیارد ریال در مقیاس اقتصادي کشور است. 

مدیرعامل بانک با اشاره به اینکه در هر سال به طور متوسط 82 میلیون تراکنش بانکی از طریق ابزارهاي مالی یا باجه هاي بانکی روستایی

 
انجام می شود، گفت: که به عنوان آثار اجتماعی حضور پست بانک در اقتصاد ملی جایگاه ویژه اي داشته باشد. 

بالاترین مقام اجرایی بانک استفاده کنندگان از اینترنت و موبایل بانک پست بانک ایران در روستاها را بیش از دو میلیون و 200 هزار نفر
اعلام کرد و افزود: استفاده از این ابزارها علاوه بر اینکه دسترسی به خدمات بانکی را تسریع می کند، سواد الکترونیکی و شکاف دیجیتال



روستاها و شهرها را کم می کند که برنامه بانک نیز توسعه این بخش از خدمات است تا درصد شمولیت بانکداري الکترونیک در حوزه روستا

 
متناسب با نقاط شهري افزایش پیدا کند. 

دکتر شیري با بیان اینکه نگاه ما به ارائه خدمات بانکی علاوه بر دیدگاه کسب و کاري براي باجه هاي بانکی روستایی، توجه بیشتر مسئولیت
هاي اجتماعی در حوزه روستا است که از طریق باجه هاي بانکی روستایی اتفاق می افتد، گفت: وزیر ارتباطات و فناوري اطلاعات براي سال
آتی با پیشنهاد پست بانک ایران براي توسعه ابزارهاي پرداخت در روستاها، با استفاده از امکانات این وزارتخانه موافقت کرده است و دستورات
لازم به واحدهاي مربوط داده شده که با انجام این پیشنهاد، جهش دیگري در حوزه بانکداري الکترونیک در باجه هاي بانکی و کسب و

 
کارهاي روستایی اتفاق می افتد. 

بر اساس این گزارش، 605 پروژه پست بانک ایران با اعتباري بالغ بر دو هزار و 57 میلیارد ریال از محل اعتبارات بخش دولتی و خصوصی در
سراسر کشور با حضور مدیر عامل، اعضاي هیات مدیره و معاونین و مدیران امور و با حضور آنلاین مدیران استانی به مناسبت دهه مبارك

فجر و در آستانه چهل و سومین سالگرد انقلاب اسلامی افتتاح و مورد بهره برداري قرار گرفت.



استان کردستان باید در کنار کشاورزي و گردشگري به قطب صنعتی تبدیل شود

منبع: تسنیمشماره خبر:  387  |  تاریخ: 1400/11/21

گروه استان ها- استاندار کردستان گفت: باید کردستان را در کنار قطب کشاورزي و گردشگري به یک استان صنعتی تبدیل کنیم.

گروه استان ها- استاندار کردستان گفت: باید کردستان را در
کنار قطب کشاورزي و گردشگري به یک استان صنعتی تبدیل

کنیم. - اخبار استانها -  
به گزارش خبرگزاري تسنیم از بیجار، اسماعیل زارعی کوشا
عصر امروز در سفر به شهرستان بیجار و در مراسم افتتاح
مجتمع فولادي بیجار گروس اظهار داشت: در این چند وقت
واحدهاي تولیدي خوبی در استان در حوزه هاي مختلف افتتاح
شده است لذا طرح توسعه طرح ها از اهمیت بسیار بالایی

 
برخوردار است. 

وي افزود: باید شرایط تولید را در استان با به پاي کار آوردن مدیران استانی به وجود بیاوریم و کردستان را در کنار قطب کشاورزي و

 
گردشگري به یک استان صنعتی تبدیل کنیم. 

استاندار کردستان به شعار سال جاري اشاره و خاطرنشان کرد: امیدواریم در پایان سال، مانع زدایی ها به پایان نرسد و پشتیبانی ها از تولید

 
ادامه داشته باشد. 

 
مدیرعامل فولاد هرمزگان: بهره برداري از طرح هاي توسعه اي به رفع محرومیت در استان هرمزگان کمک می کند 

 
تلاش وزارت صمت براي ترمیم عدم توازن زنجیره فولاد/ تعهد القایی ها براي تامین آهن قراضه 

در ادامه علی یاري مدیرعامل مجتمع فولاد بیجار گروس گفت: جلوگیري از خام فروشی مواد معدنی، اشتغال زایی در منطقه و محرومیت

زدایی از جمله عوامل مهم احداث این مجتمع است.  

 
وي افزود: این طرح با 130 میلیارد تومان سرمایه گذاري افتتاح گردیده است. 

مدیرعامل مجتمع فولاد بیجار گروس خاطرنشان کرد: این پروژه در مساحتی بالغ بر 7هکتار کنستانتره آهن و آهن مگنتتی را تولید می کند.

یاري با اشاره به اینکه این پروژه به طور مستقیم براي 100 نفر و به صورت غیر مستقیم براي 300نفر اشتغال زایی داشته است، اظهار کرد:
مجتمع فولاد بیجار گروس ظرفیت اسمی تولید سالانه یکصدهزار تن را دارد.



تشریح مصوبات سفر رئیس جمهوري به گیلان

منبع: شعار سالشماره خبر:  388  |  تاریخ: 1400/11/21

شعار سال: استاندار گیلان با تشریح مصوبات سفر رئیس جمهوري به گیلان و اعلام اینکه مشکلات را با رویکرد انقلابی و جهادي
رفع می کنیم، گفت: شش برنامه اصلی استان در حوزه اقتصادي با هدف ایجاد فرصت هاي شغلی جدید تدوین و به مرحله اجرا

گذاشته شده است. دکتر اسداالله عباسی چهارشنبه شب در گفت وگوي زنده ...

شعار سال: استاندار گیلان با تشریح مصوبات سفر رئیس جمهوري به گیلان و اعلام اینکه مشکلات را با رویکرد انقلابی و جهادي رفع
می کنیم، گفت: شش برنامه اصلی استان در حوزه اقتصادي با هدف ایجاد فرصت هاي شغلی جدید تدوین و به مرحله اجرا گذاشته شده

 
است. 

دکتر اسداالله عباسی چهارشنبه شب در گفت وگوي زنده تلویزیونی با مردم گیلان که از شبکه استانی باران پخش شد، با گرامیداشت یاد
خاطره امام خمینی (ره)، شهداي والامقام و دهه مبارك فجر، مهمترین دستاوردهاي جمهوري اسلامی را برشمرد و گفت: اقتدار ملی، امنیت

 
اجتماعی، دین محوري و استقلال کشور از مهمترین برکات انقلاب است. 

وي اظهار داشت: دیدگاه امام راحل عظیم الشأن و مقام معظم رهبري را یادآور می شوم که میدان دادن و توجه به مردم، مهمترین دستاورد
انقلاب و نظام جمهوري اسلامی ایران می باشد و براین مبنا تمامی سطوح مدیریتی کشور چه به صورت مستقیم یا غیرمستقیم، از طریق
مردم انتخاب می شود و خوشبختانه با همت صورت گرفته طی چهار دهه از عمر با برکت انقلاب، شاهد موفقیت و پیروزي هاي چشمگیري

هستیم.  

 
استاندار گیلان ادامه داد: هرجا هم که با چالشی مواجه هستیم، به واسطه عدم توجه به نقش آفرینی مردم و کوتاهی مدیریتی است. 

وي با بیان اینکه گیلان عزیز نیز در سایه بی مهري ها، غبار محرومیت بر چهره زیباي آن نشسته، تصریح کرد: تمام اهتمام خود را بکار

 
گرفته ایم تا مشکلات را با رویکرد انقلابی و جهادي رفع کنیم. 

نماینده عالی دولت در گیلان در خصوص دستاوردهاي سفر رئیس جمهوري به استان بیان داشت: حضور در میدان و در بین مردم، شاخصه

 
متمایز آیت االله دکتر رئیسی است که دانستن اطلاعات را تبدیل به دیدن و بازدید می کند تا از نزدیک از مشکلات مردم آگاه شوند. 

وي افزود: سفر آیت االله رئیسی به گیلان 179 مصوبه با مجموع 18 هزار و 923 میلیارد تومان داشت که از این رقم هفت هزار و 903

 
میلیارد تومان (42 درصد) در قالب تسهیلات و 11 هزار و 20 میلیارد تومان (58 درصد) در قالب اعتبارات عمرانی اختصاص یافته است. 

وي اضافه کرد: از این اعتبارات عمرانی، بالغ بر هفت هزار و 320 میلیارد تومان جزو تعهدات اعتباري سازمان برنامه و بودجه کشور، سه هزار
و 552 میلیارد تومان از محل منابع داخلی وزارتخانه ها و 148 میلیارد تومان نیز از تعهدات شوراي برنامه ریزي و توسعه استان براي سال

 
هاي 1400 تا 1402 می باشد. 

عباسی ادامه داد: از اعتبارات مربوط به تسهیلات نیز، افزون بر پنج هزار میلیارد تومان بابت تسهیلات 188 طرح تولیدي و اشتغالزا، یک هزار
و 961 میلیارد تومان پرداخت تسهیلات ازدواج جوانان و یکصد میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه براي تأمین ودیعه مسکن، 428
میلیارد تومان تسهیلات کمیته امداد امام خمینی براي اجراي هشت هزار و 549 طرح اشتغالزا بر اساس برنامه مصوب اشتغال و خودکفایی



استان، 300 میلیارد تومان تسهیلات نوسازي ناوگان حمل و نقل عمومی شهرهاي استان توسط وزارت کشور، 48 میلیارد تومان تسهیلات
بابت 65 طرح اشتغالزا و 15 میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه براي پاسخ به درخواست هاي مردمی توسط صندوق کارآفرینی پرداخت

 
خواهد شد. 

استاندار گیلان با بیان اینکه پیشتر نیز به دفعات اعلام کرده ام که مدیریت عالی استان را با برنامه عهده دار شده ام و ذیل برنامه دولت
سیزدهم، امور گیلان را به پیش می برم؛ گفت: به طور قطع بهبود وضعیت معیشت مردم که طی هشت سال گذشته، دچار تنگناهاي بسیاري

 
بوده اند به ویژه با بی ثباتی قیمت ها، شاهد بی نظمی غیر قابل قبولی در حوزه معیشت آحاد جامعه بوده ایم. 

وي تاکید کرد: چنانچه نسبت به رفع مشکل واحدهاي تولیدي اهتمام ورزیده و راهبرد توسعه اشتغال، رونق تولید و ارتقاء شاخص هاي
صادرات از استان و همچنین توجه برنامه محور به افزایش تولیدات شاخص گیلان در حوزه محصولات کشاورزي مدنظر باشد؛ می توان

بسیاري از تنگناها را بهبود بخشید.  

استاندار گیلان گفت: بعد از مدیریت کرونا؛ معیشت مردم براي دولت حائز اهمیت است، به طوري باید ضمن مهار تورم که به مرز 50 درصد

 
رسیده بود؛ با برنامه ریزي صحیح و هدفمند، ذخیره سازي کالاهاي اساسی و استراتژیک و نیز غذاي مردم مورد توجه ویژه قرار گیرد. 

عباسی افزود: در زمان حضور در استانداري، نزدیک یک ماه ذخیره کالاي اساسی در استان وجود داشت که از میانگین کشوري هم کمتر بود

 
درحالیکه باید بین سه تا شش ماه باشد ولی امروز خیلی خوب است و به نقطه اي رسیده ایم که نگرانی از این بابت به نفع مردم نداریم. 

وي تصریح کرد: در جلسه شوراي اداري استان در حضور رئیس جمهوري گفتم که ستاد احیاء و فعال سازي واحدهاي تولیدي با شش برنامه
اصلی استان در حوزه اقتصادي را تشکیل داده و با انجام این برنامه ها، تعداد 86 هزار فرصت شغلی جدید طی سه سال در استان ایجاد و

تعداد 44 هزار شغل موجود نیز تثبیت خواهد شد تا به هدف برنامه که نرخ بیکاري 8 درصد و نرخ رشد اقتصادي 8 درصد است، برسیم.  

استاندار گیلان اظهار کرد: توجه به اقتصاد گردشگري، اقتصاد دریامحور و اقتنصاد کشاورزي نیز از برنامه هاي مهمی ست که دنبال می شود
و معتقدم در این مسیر با استفاده از ظرفیت مشارکت مردمی و تسهیل زمینه فعالیت آنان، می توان برنامه هاي بهببود معیشتی گیلان را به

پیش برد.  

وي خاطر نشان کرد: هرجا از مشارکت مردم آگاه در امور مختلف بهره گرفته ایم، توانسته ایم بهترین موفقیت ها و کامیابی ها را داشته

باشیم و مردم هم نهایت همکاري را خواهند داشته اند.  

نماینده عالی دولت در گیلان تاکید کرد: به نفع مردم به دستگاه هاي نظارتی و مدیران اجرایی به ویژه فرمانداران اعلام می کنم که پاي کار

مردم محکم بایستند، کسی حق گران فروشی ندارد و باید دقت کنند که مردم دچار سختی نشوند.  

دکتر عباسی راه اندازي 383 واحد راکد و غیرفعال که قابلیت احیاء دارند (از مجموع 905 واحد غیرفعال)، راه اندازي و بازگشت به تولید
105 واحد تحت تملیک و جانشینی بانک ها، به ظرفیت کامل رساندن دو هزار و 731 واحد استان که با ظرفیت پایین (از 10 تا 90 درصد
ظرفیت تولید) در حال کار هستند، اتمام یک هزار و 72 طرح نیمه تمام اقتصادي که پیشرفت فیزیکی 10 تا 90 درصد دارند، افزایش شیفت
کاري و توسعه تولید در تعداد 70 واحد استان و تثبیت اشتغال و تولید تعداد 2 هزار و 985 واحد فعال موجود با تأمین سرمایه در گردش

 
لازم از مهمترین این برنامه هاست. 

وي تصریح کرد: با انجام شش برنامه راهبردي فوق؛ تعداد 86 هزار فرصت شغلی جدید در طی سه سال در استان ایجاد و تعداد 44 هزار

 
شغل موجود نیز تثبیت خواهد شد. 



وي خاطر نشان کرد: این کار با سرمایه گذاري 12 هزار میلیارد تومانی بخش خصوصی و تسهیلاتی بالغ بر هفت هزار و 500 میلیارد تومان

 
در قالب سرمایه ثابت و در گردش قابل انجام خواهد بود. 

وي همچنین از هدف گذاري ایجاد 23 هزار و 430 شغل جدید در استان براي سال 1401 خبر داد.  

استاندار گیلان تاکید کرد: اگر مطلع شوم سرمایه گذاري پشت درب اتاق مدیري معطل شده، آن مدیر و عوامل دخیل را نزد سرمایه گذار

 
فرستاده تا ضمن عذرخواهی، ایشان را براي سرمایه گذاري دعوت کنند. 

استاندار گیلان در ادامه گفت و گوي زنده تلویزیونی با مردم از آخرین وضعیت سواحل استان و پیشبرد این دستور مهم رئیس جمهوري نیز
سخن گفت و افزود: به دنبال تأکید آیت االله دکتر رئیسی در سفر به گیلان و در نشست با نخبگان، علماء، خانواده شهدا، ایثارگران و جمعی از
اقشار مختلف مردم استان مبنی بر لزوم آزادسازي سواحل به نفع مردم و رعایت حدود قانونی، در نخستین روز پس از این دستور بر ضرورت

 
تسریع در اجراي آن و گام برداشتن به صورت استوار با همکاري همه بخش ها اعم از قواي مجریه، قضاییه و مقننه تأکید داشته ام. 

وي اضافه کرد: جلسه بررسی روند آزادسازي سواحل با حضور مدیران دستگاه هاي اجرایی گام بعدي براي اجراي دستور صریح رئیس
جمهوري با فوریت و ظرف کمتر از بیست روز بود که در آن منابع طبیعی استان مکلف شد تا نسبت به شناسایی نقاط تصرف شده دستگاه
هاي دولتی با در نظر گرفتن قانون مستحدث ساحلی اقدام کند تا براي آزادسازي آن دسته از اراضی دولتی که در حریم دریا قرار دارد، اقدام

 
شود. 

وي گفت: دستور رئیس جمهوري بارقه امید را در دل مردم زنده کرد و براین مبنا تکلیف آیت االله رئیسی با مدیریت جهادي و قاطعانه اجرا

 
می شود اما برخی وانمود می کنند که فقط این موضوع مصوبه سفر بوده درحالیکه این سفر بسیار پرخیر و برکت بوده است. 

وي ادامه داد: دکتر مرتضوي معاون اجرایی رئیس جمهوري هم براي نظارت بر اجراي دستور رئیس جمهوري به گیلان سفر کرد تا از نوار

 
ساحلی، تالاب و رودخانه هاي زرجوب و گوهر رود به صورت میدانی بازدید کند. 

وي تشریح کرد: بازدیدهاي سرزده از نوار ساحلی براي نظارت جدي بر آزادسازي ساحل هم به عنوان یک تکلیف از سوي رئیس جمهوري،
محور برنامه هاي روزانه ام بود و براین مبنا از خط ساحلی در مرکز و غرب گیلان در شهرستان هاي رضوانشهر و تالش و همچنین شرق
گیلان از رودسر تا آستانه اشرفیه را بازدید و از نزدیک نحوه اجراي اقدامات را نظاره کردم تا با جدیت دستور صریح رئیس جمهوري اجرا

شود.  

استاندار گیلان در پاسخ به اینکه دغدغه هاي اصلی و توقعات جنابعالی از مردم و مسئولان استان براي افزایش همبستگی و مشارکت
اجتماعی در پیشرفت استان و رفع موانع تولید و توسعه چیست، گفت: همانطور که در جلسه شوراي اداري استان با حضور رئیس جمهوري
بیان داشتم؛ امید و اعتماد مردم به دولت کم رنگ شده در حالیکه با رأي قاطع به دولت مردمی و جهادي سیزدهم و اندیشه هاي فکري آیت
االله دکتر رئیسی، مردم امیدوار شده اند و ما مسئولان هم باید با وحدت و انسجام، تنها و تنها در اندیشه خدمت به مردم باشیم و همین

رویکرد، موجب توسعه پایدار در گیلان می شود.  

عباسی یادآورشد: در روز معارفه خود به عنوان استاندار گیلان پیرو دستور اکید مقام عالی وزارت کشور، پنجره واحد سرمایه گذاري و تسهیل
کسب و کار را طی 45 روز راه اندازي کردیم و تا زمان حاضر افزون بر 50 مجوز بی نام صادر شده ضمن آنکه در جلسات مختلف هم به
مدیران تأکید کرده ام با رفع بروکراسی هاي زائد اداري و گشوده گذاشتن درب اتاق هاي خود به روي سرمایه گذاران به ویژه در بخش تولید،

 
بسترساز تحقق توسعه استان باشند. 



وي اضافه کرد: البته از همان روز اول فعالیت خود، پشت میز ننشسته ام بلکه با بررسی میدانی و بازدید از واحدهاي تولیدي مخصوصا آن
هایی که داراي مشکل هستند، کارگروه رفع موانع تولید را در آنجا برگزار کرده و به مدیران دستگاه هاي متولی و مدیران بانک ها نیز تکلیف
کرده ام با ارائه تسهیلات لازم در بخش سرمایه در گردش، زمیه به چرخش درآوردن چرخ واحدهاي تولیدي و تثبیت اشتغال در استان را

 
فراهم آورند. 

وي بیان کرد: از همین جا و از طریق رسانه ملی؛ به همه سرمایه گذاران در استان و حتی آن هایی که خارج از استان و یا خارج از کشور
هستند به ویژه گیلانیانی که نسبت به استان خود تعصب دارند، اعلام می کنم که در مقطع کنونی، گیلان داراي بهترین شرایط براي سرمایه

گذاري است و دست آنان را براي توسعه استان عزیزمان، به گرمی می فشارم.  

نماینده عالی دولت در پایان صحبت هاي خود با مردم گیلان با قدردانی ویژه از گیلانیان گفت: دولت انقلابی و مردمی سیزدهم برگرفته از

اراده و عزم خود مردم است و در انحصار گروه و جریان خاصی نبوده و نیست.  

عباسی تصریح کرد: بعنوان فرزند گیلان، با افتخار و با جان و دل و بهره گیري از توانمندي ها، تجارب و تخصص و آنچه اندوخته ام؛ بکوشیم

 
با کمک و یاري مردم عزیز، نخبگان، فرهیختگان و جوانان دست به دست هم گیلان را به جایگاه ارزشمند خود خواهیم رساند. 

وي بیان داشت: اگر امروز در طلیعه چهل و چهارمین بهار انقلاب شکوهمند اسلامی که فرصت خدمت فراهم است، به کمک هم نیاییم،

 
گیلان عزیز ما آسیب می بیند. قطار توسعه و پیشرفت گیلان حرکت کرده و به طور قطع من هم دغدغه معیشت و رفاه مردم را دارم. 

وي با بیان اینکه از اعتماد دولت و تمام ظرفیت ها براي خدمت به نفع مردم استفاده می کنم؛ افزود: نظرات مختلف براي آبادانی گیلان را

 
می شنوم و دست همه را به گرمی براي توسعه استان می فشارم. 

وي ادامه داد: انتصابات در استان بعد از دهه فجر سرعت بخشیده می شود و از افراد با تجربه، انقلابی و جوان براي رشد و تعالی گیلان بهره

 
می گیرم. 

شعارسال، با اندکی تلخیص و اضافات برگرفته ازپایگاه خبري دیارمیرزا ، تاریخ انتشار: 21 بهمن1400، کدخبر:678639 ،
www.diyarmirza.ir



دستورالعمل رویداد ملی صنایع خلاق و فناوري هاي فرهنگی دانشگاه آزاد اسلامی

ابلاغ شد

منبع: آناشماره خبر:  389  |  تاریخ: 1400/11/21

معاون فرهنگی و دانشجویی دانشگاه آزاد اسلامی دستورالعمل دومین رویداد ملی صنایع خلاق و فناوري هاي فرهنگی دانشگاه آزاد
اسلامی را ابلاغ کرد.

معاون فرهنگی و دانشجویی دانشگاه آزاد اسلامی دستورالعمل دومین رویداد ملی صنایع خلاق و فناوري هاي فرهنگی دانشگاه آزاد

اسلامی را ابلاغ کرد.  

به گزارش گروه دانشگاه خبرگزاري آنا از روابط عمومی دانشگاه آزاد
اسلامی، فرزاد جهان بین معاون فرهنگی و دانشجویی دانشگاه آزاد
اسلامی دستورالعمل دومین رویداد ملی صنایع خلاق و فناوري هاي

فرهنگی را به رؤساي دانشگاه آزاد اسلامی استان ها ابلاغ کرد.  

در این دستورالعمل آمده است: تقویت و توسعه صنایع خلاق و
فناوري هاي فرهنگی ضمن اینکه در تربیت دانشجویان کارآفرین،
خلاق و داراي اعتمادبه نفس نقشی اساسی ایفا می کند، اثرگذاري
فرهنگی بسیار وسیعی نیز بر زیست بوم هاي منطقه اي و تأثیر

فرهنگ سازي عمیقی در بین دانشگاهیان می تواند داشته باشد. از این رو معاونت فرهنگی و دانشجویی با مشارکت معاونت تحقیقات، فناوري
و نوآوري با برگزاري رویداد ملی «صنایع خلاق و فناوري هاي فرهنگی» در دانشگاه آزاد اسلامی به دنبال ایجاد فضایی براي شکل گیري

 
کسب وکارهاي خلاق و مسئله محور در حوزه فرهنگی، هنري و اجتماعی است. 

اهداف برگزاري رویداد ملی «صنایع خلاق و فناوري هاي فرهنگی» در دانشگاه آزاد اسلامی شامل مواردي ازجمله شناسایی و حمایت از
ظرفیت ایده پردازي و خلاقیت دانشگاهیان، رشد نوآوري هاي فرهنگی با تقویت ارتباط دانشگاه با کانون هاي صنایع فرهنگی و جامعه،
کارآفرینی و شکل گیري کسب وکارها و استارت آپ هاي فرهنگی، شبکه سازي و ایجاد زیست بوم صنایع خلاق فرهنگی، اثرگذاري مستقیم

دانشگاه در راه اندازي نهضت تولید محتوا و محصولات فرهنگی کارآمد و... است.  

بر اساس این دستورالعمل؛ تمام فرآیندهاي برگزاري جشنواره اعم از ثبت نام، احراز هویت، بارگذاري طرح، پالایش دبیرخانه اي، انجام داوري
و اطلاع رسانی به صورت الکترونیکی از طریق سامانه رویداد ملی «صنایع خلاق و فناوري هاي فرهنگی» به نشانی

www.azadtech.iau.ir انجام می گیرد. مهلت ارسال طرح هاي فناورانه تا تاریخ 15 اسفندماه خواهد بود.  

همچنین رویداد ملی صنایع خلاق و فناوري هاي فرهنگی دانشگاه آزاد اسلامی به صورت کلی در سه مرحله شناسایی استعداد، مرحله

مقدماتی و رقابت نهایی پیش بینی شده است.  

در این دستورالعمل به مواردي ازجمله تعاریف، ساختار و تشکیلات رویداد، فرآیند و تقویم رویداد، وظایف و اختیارات واحدهاي دانشگاهی،
شوراي سیاست گذاري، معاونان فرهنگی و دبیرخانه مرکزي رویداد، بخش ها و محورهاي برگزاري رویداد، شرکت کنندگان، شرایط و مقررات



رویداد، ثبت طرح، ویژگی هاي بارز طرح ها و ایده هاي ارسالی، شیوه برگزاري رویداد، مراحل داوري، دستورالعمل حمایت ها و جوایز تیم

 
هاي برتر و راه یافتگان به مرحله نهایی و... اشاره شده که متن کامل دستورالعمل در اختیار واحدهاي دانشگاه آزاد اسلامی قرار گرفته است. 

انتهاي پیام/4040/



رویکرد دانشگاه هاي یزد در دهه چهارم انقلاب تبیین شد

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  390  |  تاریخ: 1400/11/21

رؤساي دانشگاه هاي استان یزد در دیدار با نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه یزد، رویکرد دانشگاه ها در دهه چهارم انقلاب را
تبیین کردند.

رؤساي دانشگاه هاي استان یزد در دیدار با نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه یزد، رویکرد دانشگاه ها در دهه چهارم انقلاب را

تبیین کردند.  
به گزارش ایکنا از یزد، رؤساي دانشگاه هاي استان یزد در دیدار با
آیت االله ناصري، نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه یزد،

رویکرد دانشگاه هاي خود در دهه چهارم انقلاب را تبیین کردند.  

محسن رفیعیان، دبیر کمیته دانشگاهیان ستاد دهه فجر استان یزد
در این دیدار با اشاره به برنامه هاي دهه فجر، جشن فارغ التحصیلی
دانشجویان بین الملل، صدور بیانیه مشترك دانشگاهیان به مناسبت
دهه فجر، اداي احترام دانشگاهیان به مقام شامخ شهدا، تریبون آزاد
دانشگاهی در سطح دانشگاه ها و محلات، برگزاري کرسی هاي
آزاداندیشی و ... را از جمله برنامه هاي دانشگاهیان در ایام االله دهه

 
فجر برشمرد. 

وي با بیان اینکه دانشگاهیان به صورت هماهنگ در راهپیمایی خودرویی شرکت خواهند کرد، افزود: دانشجویان و اساتید دانشگاه همواره

 
حضوري گسترده در راهپیمایی 22 بهمن داشته اند. 

خطیبی، رئیس دانشگاه علوم پزشکی یزد نیز در این جلسه با اشاره به تاریخچه شکل گیري دانشگاه علوم پزشکی یزد اظهار کرد: یکی از

 
بارزترین دستاوردهاي انقلاب، حوزه بهداشت و درمان بوده است. 

وي عنوان کرد: دانشگاه علوم پزشکی یزد به درخواست شهید صدوقی یک روز قبل از شهادت ایشان به رئیس جمهور وقت ارائه شد و این

افتخار را داریم که دانشگاه علوم پزشکی یزد، اولین دانشگاه علوم پزشکی بعد از انقلاب است.  

خطیبی با بیان اینکه دانشگاه علوم پزشکی یزد 220 دانشجو و 45 استاد در سال 65 داشت، افزود: اکنون 89 مرکز بهداشتی، 75 خانه

بهداشت، چهار مرکز آموزش و درمانی، 20 بیمارستان، 210 تخت مراقبت هاي ویژه و ... داریم.  

وي ادامه داد: در مناطق محروم زمانی که اصلاً پزشک ایرانی نداشتیم، در برخی مناطق 17 پزشک مقیم و 18 پزشک متخصص داریم ضمن

اینکه یزد بعد از انقلاب به مرکز درمان ناباروري کشور، مرکز سانترال جنوب شرق کشور تبدیل شد.  

عباس کلانتري، سرپرست دانشگاه یزد نیز در این نشست اظهار کرد: دستاورد انقلاب در حوزه علم و فناوري با سایر قسمت ها قابل مقایسه
نیست به نحوي که قبل از انقلاب در یزد فقط یک دانش سراي تربیت معلم و یک انسیتو پزشکی و یک مرکز آموزش پرستاري داشتیم که

همه اینها در مجموع هزار دانشجو نداشت اما امروز در استان یزد 75 هزار دانشجو داریم. 



کلانتري عنوان کرد: آمایش آموزش عالی نیاز است اما در عین حال در برخی رشته ها دچار کمبود هستیم که باید توسعه ایجاد کنیم. یزد به

 
عنوان شهر جهانی بسیاري از رشته هاي هنري و صنعتی نداریم و این در حالی است که استان یزد یک استان صنعتی است. 

کلانتري ادامه داد: صرف آموزش عالی و تربیت دانشجو کفایت نمی کند و در حوزه تبدیل علم و به عمل به صورت جدي ورود خواهیم کرد و

 
امیدواریم به جایگاهی برسیم که علاوه بر نیاز کشور، نیازهاي سایر کشورها را نیز برطرف کنیم. 

محمدرضا دهقانی اشکذري، رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان یزد نیز در این نشست اظهار کرد: هشت شهید گمنام دوران دفاع مقدس در

 
دانشگاه آزاد یزد آرمیده اند که این یک اتفاق بزرگ معنوي براي دانشگاه یزد است. 

دهقانی اشکذري با اشاره به اینکه آموزش همراه با مهارت در دستور کار دانشگاه آزاد یزد قرار گرفته است، افزود: 15 هزار دانشجو از کاردانی

 
تا دکترا در 195 رشته در دانشگاه آزاد یزد مشغول تحصیل هستند. 

وي با اشاره به برنامه هاي دانشگاه آزاد بر اساس سند تحول نهادي دانشگاه آزاد بیان کرد: تحول در آموزش هاي حافظه محور به سمت
آموزش هاي مهارت محور اشتغال زا، خروج از وابستگی به شهریه به دلیل مشکلات معیشیتی مردم، حرکت از پژوهش هاي مسئله گرا به

 
سمت پژوهش هاي مسئله محور و ... بخشی از رویکردهاي دانشگاه آزاد است. 

 
یادآور می شود در این مراسم رؤساي دانشگاه هاي علمی کاربردي، پیام نور و ... نیز به بیان دستاوردها و برنامه هاي خود پرداختند. 

انتهاي پیام



40درصد ظرفیت تولید در ذوب آهن هم اکنون معطل مواد اولیه است

منبع: معدن نامهشماره خبر:  391  |  تاریخ: 1400/11/21

سرپرست مدیریت عامل ذوب آهن اصفهان گفت: ذوب آهن به سمت تولیدات محصولات صنعتی بیشتر می رود و در این راستا ریل
صنعتی که براي ماشین آلات صنعتی استفاده می شود نیز به زودي تولید می گردد.

 
ایرج رخصتی سرپرست مدیریت عامل ذوب آهن اصفهان در گفتگوي ویژه خبري شبکه 5 سیما؛ 

40درصد ظرفیت تولید در ذوب آهن هم اکنون معطل مواد اولیه است سرپرست مدیریت عامل ذوب آهن اصفهان گفت: ذوب آهن به سمت
تولیدات محصولات صنعتی بیشتر می رود و در این راستا ریل صنعتی که براي ماشین آلات صنعتی استفاده می شود نیز به زودي تولید می

 
گردد. 

 
بزرگنمایی تصویر 

به گزارش پایگاه خبري معدن نامه، ایرج رخصتی گفت: 40درصد
ظرفیت تولید در ذوب آهن هم اکنون معطل مواد اولیه است که

براي استفاده از آن شیوه هاي تامین مواد اولیه را تغییر می دهیم .  

وي افزود: ذوب آهن از ابتداي تاسیس به مسئولیت هاي اجتماعی
خود عمل کرده است و در مسیر انقلاب به توسعه سایر صنایع

 
فولادي پرداخته است. 

 
رخصتی ادامه داد: این مجتمع عظیم صنعتی  در دفاع مقدس نیز حضوري فعال داشت و 290 شهید به انقلاب تقدیم نمود. 

وي بیان داشت: تحریم مشکلاتی ایجاد کرده است اما از دل آن فرصت هایی حاصل شده است که بومی سازي 85درصد تجهیزات مورد نیاز

 
ذوب آهن یکی از این فرصت هاست. 

 
 –&

 
 –&

 
 –&

  –&

 
 –&

دولت جدید و وزارت صمت نگاه جامع و کامل به کل زنجیره فولاد داشته باشد 



 
کسب رکورد فروش گندله صادراتی توسط گهرزمین 

بیشترین بازدهی اقتصادي پایدار و نقش مؤثر در توسعه عدالت اجتماعی از طریق ایجاد اشتغال پایدار با سرمایه گذاري در حوزه معدنی مس  

 
شهربابک باز هم رکورد زد 

 
به تعداد جمعیت سیرجان درخت می کاریم 

معدن نامه در قبال اخبار ارسالی از سوي سازمانها، نهادها، شرکتها و ... هیچگونه مسئولیتی ندارد. چنانچه محتوا را شایسته تذکر می دانید،
خواهشمند است کد ( 24167 ) را همراه با ذکر موضوع به شماره 00989121302339 پیامک بفرمایید.



تولید روزانه 150 تن آرد در بابل

منبع: تابناكشماره خبر:  392  |  تاریخ: 1400/11/21

تولید روزانه 150 تن آرد در بابل  
از این تعداد 20 نفر به صورت غیرمستقیم و مابقی مستقیم کار و اشتغال دارند و در صورت حمایت و رفع موانع میزان اشتغال به 70 نفر

 
افزایش خواهد یافت. 

به گزارش تابناك مازندران ، جلال حیدرنژاد در گفتگو با خبرنگار بازار با بیان اینکه براي ساخت این کارخانه تولیدي 40 میلیارد تومان

هزینه صرف شده است، افزود: از این میزان 32 میلیارد تومان آورده شخصی و مابقی تسهیلات دولتی بوده است.  

 
وي مساحت کارخانه را سه هزار و 600 مترمربع بیان کرد و گفت: براي توسعه کارخانه نیازمند حمایت هاي دولتی هستیم. 

وي با اظهار اینکه در حاضر 50 نفر در این واحد تولیدي مشغول کار هستند، افزود: از این تعداد 20 نفر به صورت غیرمستقیم و مابقی

 
مستقیم کار و اشتغال دارند و در صورت حمایت و رفع موانع میزان اشتغال به 70 نفر افزایش خواهد یافت. 

حیدرنژاد ظرفیت کارخانه را تولید 150 تن آرد در رشبانه روز بیان کرد و تصریح کرد: در صورت حمایت این میزان تولید افزایش خواهد
یافت.



ایجاد فرصت شغلی براي 7 هزار نفر در وزارت کار با 102 طرح تعاونی

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  393  |  تاریخ: 1400/11/21

102 طرح تعاونی با ایجاد فرصت شغلی براي 7081 نفر در سراسر کشور افتتاح شد.

مهدي مسکنی خبر داد ایجاد فرصت شغلی براي 7 هزار نفر
در وزارت کار با 102 طرح تعاونی 102 طرح تعاونی با ایجاد

 
فرصت شغلی براي 7081 نفر در سراسر کشور افتتاح شد. 

به گزارش برنا، مهدي مسکنی، معاون تعاون وزارت کار، تعاون
و رفاه اجتماعی گفت: آیین ملی افتتاح 102 طرح تعاونی با
مشارکت 11 هزار و 275 عضو و سرمایه گذاري 2 هزار و 734
میلیارد تومان با حضور محمد مخبر معاون اول رئیس جمهور و

حجت عبدالملکی وزیر کار، تعاون و رفاه اجتماعی در سالن 17 شهریور وزارت تعاون برگزار شد که براي 7 هزار و 81 نفر در سراسر ایران

فرصت شغلی ایجاد خواهد کرد.  

مهدي مسکنی با اشاره به این که تعاون گران 31 استان به صورت مجازي در مراسم حضور داشتند، گفت: از طرح هاي تعاونی گران پنج

 
استان کرمان، کهگیلویه و بویراحمد، اصفهان، فارس و آذربایجان شرقی به صورت نمادین در این همایش بهره برداري شد. 

 
مسکنی تصریح کرد: این طرح ها در چهار ماه گذشته و با اقدامات جهادي تعاونی گران مختلف سراسر کشور به نتیجه رسیده است. 

وي گفت: 15 درصد اشتغال ایجاد شده در این طرح ها به صورت مولد و پایدار، 10 درصد در بخش تولیدي، 2 درصد در بخش توزیعی و

 
مابقی هم در بخش خدماتی و سایر حوزه ها خواهد بود. 

انتهاي پیام/



احداث 3208 مسکن محرومان در استان فارس آغاز شد

منبع: ایرناشماره خبر:  394  |  تاریخ: 1400/11/21

شیراز-ایرنا- عملیات احداث سه هزار و 208 واحد مسکن ویژه مددجویان کمیته امداد امام خمینی استان فارس پنجشنبه در آیینی
در شیراز به مناسبت دهه فجر با حضور از راه دور وزیر راه و شهرسازي آغاز شد.

شیراز-ایرنا- عملیات احداث سه هزار و 208 واحد مسکن ویژه
مددجویان کمیته امداد امام خمینی استان فارس پنجشنبه در
آیینی در شیراز به مناسبت دهه فجر با حضور از راه دور وزیر

 
راه و شهرسازي آغاز شد. 

وزیر راه و شهرسازي در سخنانی در این آیین بیان داشت: این
پروژه که جزو نیازهاي مردم محروم است، مطمئنا خیر و برکت
زیادي دارد و یک کار خاصی است و امیدواریم در زمان بندي

 
به موقع انجام شد 

رستم قاسمی افزود: این پروژه خوبی است اما کافی نیست و توان و ظرفیت هاي بسیج سازندگی بالاست و باید این کار انجام شود و علاوه بر

 
مناطق محروم در مناطق حاشیه اي شیراز و محله هاي داراي ساختمان هاي فرسوده نیز اقداماتی انجام شود. 

 
فارس پیشتاز در حرکت هاي جهادي و انقلابی 

محمد هادي ایمانیه استاندار فارس نیز در ارتباط تصویري اظهار داشت: استان فارس جلودار حرکت هاي انقلابی بوده و امروز نیز این حرکت

 
انقلابی جهاد سازندگی نشان از این تفکر انقلابی است. 

وي افزود: امیدواریم این حرکت شما مورد خیر و برکت زیادي براي قشر نیازمند و محرومان باشد و در راستاي محرومیت زدایی نقش آفرینی

 
کند. 

 
احداث 40 هزار مسکن محرومان در کشور 

رئیس سازمان بسیج سازندگی کشور نیز که به شیراز سفر کرده است، در این آیین گفت: با هدف کمک به جهش مسکن، احداث 40 هزار
مسکن محرومان در کشور در دستور کار قرار دارد و طبق تفاهم نامه بسیج سازندگی با کمیته امداد و بنیاد مسکن، عملیات احداث 3208

مسکن ویژه مددجویان کمیته امداد در استان فارس هم آغاز شد.  

پایگاه اطلاع رسانی بسیج سازندگی استان فارس پنجشنبه در مطلب ارسالی از قول سردار محمد زهرایی افزود: یکی از دارایی هاي انقلاب

 
نیروهاي انسانی است و گروه هاي جهادي و وجود جوانان جهادي از این دارایی هاي اتقلاب است و باید قدر این ها را بدانیم. 

رئیس سازمان بسیج سازندگی کشور ادامه داد: 40 هزار مسکن محرومان در کشور تفاهم شده است و به دنبال کمک به جهش مسکن



هستیم و شیوه نامه نیز ابلاع شده و فاز اول آن که پنج هزار مسکن است آغاز شده و این نهضت ادامه دارد و تا رفع مشکل مسکن محرومان

ادامه خواهد داشت.  

سردار زهرایی افزود: در استان فارس با پهناوري و گستردگی که دارد این موضوع اهمیت بیشتري دارد و باید همه نهادها و سازمان ها کمک

کنند تا این مسکن محرومان به نتیجه برسد.  

 
وي ادامه داد: انشاالله در آینده نیز مرحله جدیدي از کار را تعریف خواهیم کرد و تفاهم نامه اي با بهزیستی داشته باشیم. 

کار جهادگران گره گشایی مشکلات است  

سردار یداله بوعلی فرمانده سپاه فجر استان فارس نیز بیان داشت: این برنامه کلنگ زنی و آعاز عملیات مسکن 3208 مسکن ویژه مددجویان
کمیته امداد امام خمینی (ره) استان فارس می باشد و از امروز این کار مقدس شروع خواهیم کرد تا گره اي از مشکلات نیازمندان را رفع

 
کند. 

فرمانده سپاه فجر گفت: نیروهاي جهادي همه تلاششان این است که در هرجایی که لازم باشد و بتوانند کاري انجام بدهند ورود می کنند و

با همه نهادهایی که مسیول هستند تعامل و هم افزایی می نمایند  

سردار بوعلی با اشاره به اینکه ما در حوزه کمک به مددجویان تفاهم نامه هاي زیادي داریم و اقدامات مختلفی را انجام میدهیم گفت: و این
مسکن نیز بخشی از فعالیت هاست و طرح هایی دیگري چون ایران مهربان، کمک به ایتام، اهدا بسته هاي معیشتی ، تامین جهیزیه و طرح

 
کمک مومنانه از جمله آنهاست. 

پایان پروژه مسکن در زمان مقرر و با رعایت مسائل مهندسی و فنی  

اسماعیل قزل سفلی مسئول بسیج سازندگی استان فارس نیز در این همایش گفت: امیداوریم این پروژه بزرگ با همکاري بانک هاي عامل،

کمیته امداد و بنیاد مسکن و خیرین گرامی و همه دستگاه ها و سازمان هاي مرتبط انشاالله در زمان مقرر به پایان برسد.  

 
وي گفت: این کار توسط گروه هاي جهادي و با لحاظ مسائل فنی انجام می شود. 

قزل سفلی طرح مسکن محرومان را یک بخش از طرح جامع محرومیت زدایی بسیج عنوان کرد و گفت: آبرسانی، راه سازي، نوسازي مدارس،
اشتغال زایی و راه اندازي کارگاه هاي تولیدي و ... از دیگر برنامه هاي در این زمینه است و دیروز نیز از 1087 کارگاه تولیدي و اشتغال زایی

 
و با مهیا کردن بیش از 3 هزار فرصت شغلی، مورد بهره برداري قرار گرفت. 

 
سپاه فجر پیشرو در کمک به محرومان 

محمد بذر افشان رئیس کمیته امداد امام خمینی (ره) استان فارس نیز گفت: چندین جلسه تخصصی با بسیج سازندگی صورت گرفته و به
دنبال اجراي مهندسی و دقیق و فنی آن هستیم و استان فارس جز استان هاي پیشرو در این طرح هستند و انصافا سپاه فجر همواره در

 
کمک به محرومان نگاه ویژه داشته و انها نیز پیشرو بوده اند. 

وي با اشاره به کمک هاي سپاه فجر به مدجویان گفت: بسیجیان حدود سه میلیارد تومان در طرح ایران مهربان کمک رسانی کردنو و 20
هزار حامی را براي کودکان ایتام جذب کردند که نشان از توجه ویژه آنها به محرومان است و این حرکت گروه هاي جهادي قابل تقدیر و



 
تشکر است. 

برچسب ها  

 
- سازمان راهداري و حمل و نقل جاده اي 

 
- سازمان بسیج سازندگی 

- شیراز  

 
- مسکن 

 
- رستم قاسمی 

- فارس  
- دهه فجر



جوانان بومی جویاي کار در سایت استانداري هرمزگان نام نویسی کنند

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  395  |  تاریخ: 1400/11/21

سرپرست معاونت توسعه مدیریت و منابع استانداري هرمزگان گفت: جوانان بومی جویاي کار در سایت استانداري هرمزگان نام
نویسی کنند.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز خلیج فارس، محسن خاکی نهاد افزود:
بر اساس پیگیري هاي صورت گرفته صنایع استان نیاز هاي خود را در زمینه
جذب و بکارگیري نیروي انسانی جدید از طریق بانک اطلاعاتی متقاضیان

 
اشتغال استانداري هرمزگان تامین کنند. 

وي با اشاره به اینکه بکارگیري نیرو هاي بومی یکی از دغدغه هاي استاندار
هرمزگان است، گفت: این مطالبه از سوي استاندار به شکل پیشنهاد به هیات

 
دولت ارائه شد که پیشنهاد استاندار مورد تصویب قرار گرفت. 

 
بیشتربخوانید: پرداخت تسهیلات قرض الحسنه به روستائیان در هرمزگان 

خاکی نهاد افزود: متقاضیان اشتغال می توانند با مراجعه به سایت استانداري هرمزگان، از طریق بخش ثبت نام در سایت به نشانی

www.hormozgan.ir اطلاعات خود را وارد و درخواست خود را ثبت کنند.  
سرپرست معاونت توسعه مدیریت و منابع استانداري هرمزگان گفت: این اطلاعات از سوي استانداري هرمزگان در اختیار صنایع قرار می گیرد

و از این پس نیاز صنایع در زمینه جذب نیروي انسانی جدید از طریق افراد نام نویسی شده در این سامانه رفع می شود.



افتتاح و آغاز اجراي 18 طرح در شهرستان اردل + فیلم

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  396  |  تاریخ: 1400/11/21

همزمان با ایام االله دهه فجر 18 طرح با 144 میلیارد تومان اعتبار در شهرستان اردل افتتاح و کلنگ زنی شد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیماي چهارمحال و بختیاري،
فرماندار شهرستان اردل گفت: 12 طرح با کاربري هاي
کشاورزي، مسکن، بهداشت و درمان، آموزشی و زیرساخت و با
اعتبار حدود 95 میلیارد تومان افتتاح شد و عملیالت اجرایی
شش طرح دیگر هم با حدود 48 میلیارد تومان اعتبار آغاز شد.

محمود کیانی افزود: گازرسانی به روستاي گوزلک بخش
میانکوه شهرستان اردل از مهمترین این طرح ها بود که با
اعتبار هفت میلیارد تومان اجرایی شد و 100 خانوار روستاي

گوزلک از نعمت گاز بهره مند شدند و زمینه اسکان حدود 400 خانوار عشایري در این روستا هم فراهم شد.  

وي گفت: در بخش کشاورزي با افتتاح یک گلخانه سبزي و صیفی در روستاي آلیکوه زمینه اشتغال 20 نفر به صورت مستقیم و غیرمستقیم

فراهم شد.  

فرماندار شهرستان اردل خاطرنشان کرد: بهینه سازي شبکه برق رسانی، اجراي طرح هاي هادي روستایی، ایجاد زیرساخت هاي جدید تلفن
همراه، بهسازي و روکش آسفالت جاده هاي روستایی، کلنگ زنی دو باب مدرسه و یک پایگاه اورژانس 115 شهر اردل و افتتاح چندین منزل

 
مددجویی از دیگر طرح هاي دهه فجر در شهرستان اردل بود. 

کیانی افزود: در مجموع 411 واحد مسکن با اعتبار 28 میلیارد ریال تحویل مددجویان متقاضی بهزیستی و کمیته امداد در شهرستان اردل

شد.  

 
مرکز شهرستان اردل در فاصله 75 کیلومتري شهرکرد مرکز استان چهارمحال و بختیاري واقع شده است. 

 
 {sepehr_media_7621756_400_300$}

دانلود



توسعه صنعتی استان سمنان با راه اندازي 250 واحد تولیدي

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  397  |  تاریخ: 1400/11/21

رئیس سازمان صمت استان سمنان گفت: شمار واحد هاي صنعتی تازه به تولید رسیده استان سمنان تا پایان امسال به 250 واحد
می رسد.

باشگاه خبرنگاران جوان سمنان - علی تشنه دل گفت: این

 
واحد ها زمینه اشتغال 5 هزار نفر را فراهم می کند. 

این استان در زمینه معادن، فرآوري و جلوگیري از خام فروشی
بخصوص معادن پلی متال (فلز) و صادرات و تجارت موفق

 
عمل کرده است. 

انتهاي پیام / ن



تجلیل از صادرکنندگان نمونه منطقه آزاد انزلی

منبع: صفیر گیلانشماره خبر:  398  |  تاریخ: 1400/11/21

صفیر گیلان؛همزمان با دهه مبارك فجر و با حضور مدیران استانی ، از صادرکنندگان نمونه منطقه آزاد انزلی تجلیل شد.

همزمان با دهه مبارك فجر و با حضور مدیران استانی ،  

 
تجلیل از صادرکنندگان نمونه منطقه آزاد انزلی 

 
صفیر گیلان؛همزمان با دهه مبارك فجر و با حضور مدیران استانی ، از صادرکنندگان نمونه منطقه آزاد انزلی تجلیل شد. 

تجلیل از صادرکنندگان نمونه منطقه آزاد انزلی  
به گزارش پایگاه خبري صفیر گیلان؛همزمان با دهه مبارك فجر پیروزي انقلاب اسلامی و در سال مانع زدایی ها و پشتیبانی ها از تولید، با
حضور مهندس علی اوسط اکبري مقدم رییس هیأت مدیره و مدیرعامل سازمان؛ دکتر علیرضا نوروزي بهمبري مدیر کل امور اقتصادي و
دارایی استان؛دکتر یونس رنجکش مدیر کل هماهنگی امور سرمایه گذاري و اشتغال استانداري گیلان؛ دکتر علی باستی رییس پارك علم و
فناوري گیلان و فریبرز سعیدي کیا مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی گیلان از شش صادر کننده نمونه سال 1400 این منطقه تقدیر و

 
تجلیل به عمل آمد. 

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد انزلی با بیان اینکه رویکرد حمایت از فعالین اقتصادي و تمرکز بر تولیدکنندگان صادرات محور از مهمترین
اولویت هاي این سازمان در مسیر ایفاي نقش بیشتر در مناسبات اقتصادي کشورمان با کشورها منطقه به ویژه اوراسیا، چین و شرق آسیا،
جنوب آسیا؛ خاورمیانه و غرب آسیا به عنوان بازارهاي هدف، قرار دارد؛ اظهار داشت: تکمیل و بهره برداري از زیرساخت هایی چون اتصال به
شبکه ریل سراسري، ایجاد سومین شهرك صنعتی منطقه، افزایش اسکله ها و امکانات لجستیکی بندر کاسپین در کنار استفاد از فرصت هاي
همکاري با اعضاي اتحادیه اقتصادي اوراسیا و فعال سازي بیش از پیش کریدورهاي عبوري از منطقه یعنی دو مسیر تجاري شمال-جنوب و
چین-قزاقستان-ایران؛ بهمراه تعامل بیش از پیش با نهادهاي استانی و کشوري و حتی نهادهاي دولتی کشورهاي منطقه در زمینه حمایت

 
همه جانبه از تولید و صادرکنندگان به منظور افزایش توانمندي هاي صادراتی واحدهاي تولیدي در دستور کار سازمان قرار دارد. 

مدیران کل استانی حاضر در این نشست با تأکید بر لزوم حمایت و پیشتیبانی از تولید کننده و صادرکنندگان، بر جایگاه و نقش محوري
منطقه آزاد انزلی در مسیر تسهیل و توسعه صادرات برون مرزي استان گیلان و افزایش سهم استان در سبد صادراتی و درآمدهاي ارزي

 
کشور تأکید کرده و بر حمایت همه جانبه خود از کسب و کارهاي صادرات محور منطقه آزاد انزلی تصریح کردند. 

بنابراین گزارش در این نشست از مدیرعامل شرکت چوبکاران عصر نوین؛ پیشگامان شیمی؛ نخ ریسان سبز شاهین؛ کاسپین کارمن؛ سوبار و
آرتین بنا که بیش از 6میلیون و 250 هزار دلار ارزش صادرات محصولات صادر شده آنها بود با اهداي لوح و تندیس یادبود تجلیل به عمل

 
آمد. 

گفتنی است در این نشست که معاون و مدیران حوزه اقتصادي سازمان منطقه آزاد انزلی نیز حضور داشتند؛ نمایندگان تشکل هاي فعال و
مدیران واحدهاي تولیدي منطقه به بیان نقطه نظرات،پیشنهادات و مشکلات پیش روي خود در زمینه صادرات پرداختند؛ همچنین از تلاش

هاي حاج اصغر امانی، رییس مرحوم انجمن سرمایه گذارن و کارآفرینان منطقه آزاد انزلی نیز قدردانی به عمل آمد.  



    
 



نقش مراکز مثبت بهزیستی کرمانشاه در ارایه خدمات به جامعه مطلوب است

منبع: ایرناشماره خبر:  399  |  تاریخ: 1400/11/21

کرمانشاه- ایرنا- مدیرکل بهزیستی استان کرمانشاه یکی از اقدامات موثر سال هاي اخیر را راه اندازي مراکز مثبت زندگی دانست و
گفت: ایجاد این مراکز منجر به تحول بزرگی در بهزیستی و اقدم موثري در راستاي ارائه خدمات مطلوب به جامعه هدف است.

کرمانشاه- ایرنا- مدیرکل بهزیستی استان کرمانشاه یکی از
اقدامات موثر سال هاي اخیر را راه اندازي مراکز مثبت زندگی
دانست و گفت: ایجاد این مراکز منجر به تحول بزرگی در
بهزیستی و اقدم موثري در راستاي ارائه خدمات مطلوب به

 
جامعه هدف است. 

به گزارش ایرنا؛ دکتر «فرحناز محمدي» روز پنجشنبه در
نشست خبري که به مناسبت چهل و سومین سالگرد پیروزي
انقلاب به صورت ویدیوکنفرانس برگزار شد، از این ایام به

 
عنوان روزهاي یکپارچگی و همدلی ملت ایران یاد کرد. 

وي ادامه داد: ، هرچند فعالیت مراکز مثبت زندگی کامل نهادینه نشده است و هنوز شاهد مراجعه مددجویان به اداره بهزیستی شهرستان ها
هستیم که باید این مبحث بیشتر براي مددجویان قابل پذیرش باشد چراکه آثار این کار بزرگ در سال هاي آتی دیده می شود و تحقق این

 
امر به تعامل بیشتر از سوي همکاران ما بخش غیردولتی و جامعه هدف بهزیستی نیاز دارد. 

او افزود: اداره کل بهزیستی استان به شکل یک دستگاه حمایتی و تخصصی در حال فعالیت در 14شهرستان استان است و بالغ بر 45هزار

 
خانوار در سطح استان را تحت پوشش دارد. 

وي مستمري بگیران این سازمان را 36هزار و 500 نفر اعلام کرد و افزود: از این تعداد 29هزار و 960 نفر در قالب فعالیت حوزه توانبخشی،

 
6هزار و 540نفر در حوزه اجتماعی مستمري بگیر داریم. 

محمدي با بیان اینکه قالب فعالیت هاي تخصصی و فعالیت هاي حمایتی این اداره در حال حاضر به کمک شرکاي اجتماعی، مراکز غیردولتی
و با نظارت همکاران در بخش دولتی در حال انجام است، گفت: در حال حاضر 405 مرکز غیردولتی از بهزیستی مجوز دارند و 116 انجمن و

 
موسسه با مجوز بهزیستی در حال فعالیت در سطح استان هستند. 

وي در خصوص اقدامات بهزیستی در حوزه تخصصی گفت: فعالیت در حوزه پیشگیري در سطح یک و دو براي جلوگیري از آسیب هاي
اجتماعی و معلولیت ها در قالب فعالیت هاي آموزشی همانند فعالیت قبل از ازدواج، آموزش مهارت هاي زندگی، برنامه هاي آموزشی
پیشگیري از خودکشی، خدمات جلوگیري از اختلالات ژنتیکی، برنامه پیشگیري از تنبلی چشم و غربالگري شنوایی، برنامه پیشگیري از

اعتیاد و درمان آن و غیره است.  

این مسوول یادآور شد، در حوزه توانبخشی ارائه خدمات به سالمندان در مراکز شبانه روزي و روزانه، ارائه خدمات به معلولان در مراکز



خدمات شبانه روزي، روزانه و حرفه آموزي، پرداخت هزینه حق پرستاري به افراد ضایعه نخاعی و افراد بسترگرا است.  

وي با بیان اینکه در حوزه معاونت اجتماعی نیز فعالیت هایی براي توانمندسازي زنان سرپرست خانوار انجام شده، افزود: اقدامات موثر در دفتر
کودکان و نوجوانان شامل فعالیت هایی در مراکز نگهداري و اقداماتی در راستاي توانمندسازي فرزندان و ایجاد مقدمات براي ترخیص فرزندان
انجام می شود و فعالیت ها در دفتر آسیب دیدگان اجتماعی به شکل فعالیت مداخله اي در قالب شماره 123، تیم سیار اورژانس اجتماعی و

 
توانمندسازي کودکان کار و خیابانی و غیره است. 

مدیرکل بهزیستی استان کرمانشاه ادامه داد: در معاونت مشارکت، اشتغال مسکن و مراکز غیردولتی بهزیستی دو دغدغه اصلی وجود دارد که

 
کمک به تامین مسکن مددجویان و اقداماتی در راستاي ایجاد اشتغال براي مددجویان براي کاهش این دغدغه ها صورت می گیرد. 

در ایام دهه فجر امسال فعالیت هایی شامل آذین بندي و نصب بنر و پوستر در فضاي ساختمان اداري و مراکز دولتی، غبارروبی مزار شهدا و
دیدار با خانواده هاي معظم شهدا، رایگان شدن خدمات در مراکز توانبخشی، برقراري ارتباطات رادیویی و تلویزیونی مسوولین به منظور
انعکاس اقدامات، افتتاح 22 واحد مسکونی مددجویان، برپایی میزخدمت، سفر رییس سازمان بهزیستی کشور به کرمانشاه به منظور تعامل و
پیگیري مطالبات، برگزاري نمایشگاه صنایع دستی مددجویان در شهرستان ها، برگزاري مسابقات قرآنی و غیره از سوي اداره کل بهزستی

استان صورت گرفته است.  

 
برچسب ها 

- مراکز مثبت زندگی  

 
- کرمانشاه 

 
- سازمان بهزیستی کشور 

- دهه فجر



مشکلات شهرك صنعتی گناباد با حضور استاندار خراسان رضوي مورد بررسی قرار
گرفت

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  400  |  تاریخ: 1400/11/21

به گزارش خبرگزاري فارس به نقل از اداره کل روابط عمومی
استانداري خراسان رضوي، در جریان سفر یعقوبعلی نظري
استاندار خراسان رضوي به شهرستان گناباد، مشکلات شهرك
صنعتی این شهرستان با حضور استاندار مورد بررسی قرار

 
گرفت. 

استاندار خراسان رضوي این نشست گفت: باید از ظرفیت هاي
موجود استان براي رفع مسائل و مشکلات واحدهاي تولیدي

 
بهره گرفت. 

وي افزود: ساخت شهرك صنعتی شماره 2 گناباد با مکان یابی دقیق و توجه به زیرساخت هاي مورد نیاز مانند فرودگاه، خط ریلی و
محورهاي مواصلاتی باید به درستی جانمایی شود و الزامات و مسائل شهرك هاي کوثر و کاخک گناباد هم باید در جلسه جداگانه مورد

بررسی دقیق قرار گیرند.  

نظري تاکید کرد: باید به سمت ایجاد شهرك هاي تخصصی متناسب با ظرفیت هاي منطقه اي پیش برویم و صنایع متناسب با وضعیت و

 
شرایط هر منطقه در آنها ایجاد شوند. 

 
آغاز عملیات ساخت پست 132/20 کیلوولت شهرك صنعتی گناباد 

با حضور استاندار خراسان رضوي، عملیات ساخت پست 132/20 کیلوولت شهرك صنعتی گناباد باهدف تامین برق واحدهاي صنعتی نیز آغاز

 
شد. 

استاندار خراسان رضوي در این مراسم با تاکید بر اهمیت افزایش زیرساختهاي لازم براي رونق اقتصادي، تولید و کارآفرینی اظهار کرد:

 
رویکرد مدیریت استان فعال شدن اقتصاد در بخشهاي مختلف است چرا که تحقق این مهم بر معیشت و زندگی مردم تاثیر دارد. 

نظري افزود: براي مردم کار کردن به معناي استحکام نظام جمهوري اسلامی و انجام همان واجب الهی که امام راحل فرمودند حفظ نظام از

 
اوجب واجبات است. باید با خدمات مناسب و رفع مشکلات موجود مردم را را امیدوار کنیم. 

 وي تاکید کرد: هیچ مشکلی نباید براي تامین  زیرساخت سرمایه گذاریهاي در دست اجرا در خراسان رضوي وجود داشته باشد و باید با رفع
مشکلات موجود این امر سرعت یابد. رونق اقتصادي و اشتغال باید محور توجه همه بخشها و دست اندرکاران ذیربط قرار بگیرد و با اتحاد و

 
همدلی این مشکلات رفع شود. 



 
افتتاح کارخانه خوراك دام در کاخک گناباد 

همچنین در جریان این سفر، یک واحد کارخانه خوراك دام در ناحیه صنعتی کاخک شهرستان گناباد افتتاح شد. براي این پروژه که به

 
صورت مستقیم براي 17 نفر اشتغال مستقیم ایجاد می کند، مبلغ 130 میلیارد ریال سرمایه گذاري شده است. 

گفتنی است حضور در مزار شهداي گمنام مدفون در شهر گناباد و زیارت امامزاده سلطان محمد عابد کاخک نیز از دیگر برنامه هاي

 
استانداردر این سفر بود. 

   

انتهاي پیام/ 70079



91 پروژه در سطح شهرستان البرز احداث و کلنگ زنی شد

منبع: صبح قزوینشماره خبر:  401  |  تاریخ: 1400/11/21

امروز به مناسبت نهمین روز از ایام دهه فجر پروژه هاي شهري و روستایی شهرستان البرز با حضور مسئولین استانی و شهرستانی

 
افتتاح یا کلنگ زنی شدند. 

 
 

به گزارش خبرنگار اجتماعی صبح قزوین؛ مصطفی غفوري در حاشیه مراسم افتتاح پروژه هاي دهه فجر در محمدیه و مهرگان که عصر امروز
با حضور مسئولین استان برگزار شد، با بیان اینکه رفع مشکلات مردم بهترین خدمتگذاري استف اظهار کرد: د ردهه فجر امسال در شهرستان
البرز91 پروژه اسمی در سطح شهر و روستاها داشتیم که امروز چند طرح با حضور معاون استاندار به صورت نمادین افتتاح یا کنلگ زنی

 
خواهد شد. 

سرپرست فرمانداري البرز بیان کرد: برگزاري اینچنین برنامه هایی موجب دیده شدن اقدامات مدیران شهرستان ها توسط مدیران استانی و

 
انتقال درخواست ها به آن ها خواهد شد. 

غفوري ابراز کرد: خوشبختانه اکنون ترکیب اعضاي شوراي شهر شهرستان البرز بسیار پویا و فعال هستند که امیدواریم در کنار شهردار جدید

 
بتوانیم اقدامات مناسبی براي مردم داشته باشیم. 

  

وي اذعان کرد: باید آن چه را که مربوط به بخش مردمی و تامین خواسته هاي آن هاست را در اولویت قرار دهیم و طی یک ماه گذشته که
در مجموعه فرمانداري در خدمت مردم هستم نیز سعی کردم که در مناسبت هاي مختلف با توده مردم ارتباط برقرار کنم تا در جریان

 
اولویت هاي آن ها قرار گیرم که در این راستا این سومین سفر به ناحیه شهري مهرگان است. 

سرپرست فرمانداري شهرستان البرز ابراز کرد: بحث دوربین هاي عوارضی با وجود اینکه چند سال از مطرح شدن آن می گذرد اما تاکنون در

اولویت مسئولین قرار نگرفته است.  



غفوري اذعان کرد: تقاضا کردیم بحث جابجایی دوربین هاي عوارضی محمدیه به عنوان دغدغه مردم برطرف شود که مورد استقبال شهردار و

 
استاندار قرار گرفته اما تاکنون برخی مسئولین اهمیتی براي آن قائل نشدند تا در یک زمان مشخص اجرا شود. 

 
 

در ادامه فاطمه محمدبیگی در حاشیه افتتاح مجموعه پرورش بلدرچین نیل پر اظهار کرد: این مجموعه خانواده محور است به طوري که
اشتغال خانگی را توسعه داده و طی 13سال گذشته روي پاي خود ایستاده و با وجود یک دوره شکست اما مجدد برخاسته و گام دومی عمل

 
کرده است. 

وي افزود: باید از مجموعه دامپزشکی، ادارات جهاد کشاورزي ، امور روستایی ، مجموعه بخشداري و فرمانداري شهرستان البرز و حمایت هاي

مشفقانه امام جمعه قزوین تقدیر و تشکر کنیم که گام مثبتی در جهت جان گرفتن دوباره این مجموعه داشتند.  

نماینده مردم قزوین، البرز و ابیک اضافه کرد: اکنون صندوق کارآفرینی امید که تسهیلات خوبی در اختیار این مجموعه قرار داده اما مجدد

باید حمایت هاي مالی، اداري و پشتیبانی براي ایجاد زنجیره کامل اشتغال زایی نیز ایجاد شود.  

محمدبیگی گفت: مهمترین مزایاي این مجموعه، تک بودن آن در منطقه و ارائه اقدامی نو و در نهایت انجام صفر تا صد چرخه تولید در خود

مجموعه است که می تواند براي کشور و صادرات مفید واقع شود.  

 
 

وي عنوان کرد: موقعیت این مجموعه با توجه به نزدیکی به پایتخت و شهرهاي بزرگ کشور بسیار ارزشمند است همچنین می تواند از لحاظ

 
ارزش و زنجیره غذایی و اشتغال زایی کاملا مورد استقبال قرار گیرد. 

نماینده مردم قزوین، البرز و آبیک با توجه به ارزش غذایی این مجموعه بیان کرد: به ازاي هر گرم گوشت بلدرچین، مقدار متوسط مواد
معدنی و مینرال و عناصري مانند روي، منیزم و مس وجود دارد همچنین آهن موجود در تخم و گوشت آن بسیار بیشتر از از گوشت هاي

 
دیگر است لذا ارزش غذایی بسیار بالایی دارد. 

محمدبیگی با اشاره به ارگانیک بودن این محصول اذعان کرد: بلدرچین با وزن کمی که دارد می تواند غذاي نسبتا مفیدي را براي بدن تامین
کند و همین عامل موجب می شود که در حوزه بیماري هاي عفونی به عنوان یک غذاي خوب براي رشد کودکان، سالمندان و گروه هاي در

معرض خطر باشد.  

وي ابراز کرد: ما از این پروژه ها حمایت می کنیم و امیدواریم که بانک هاي عامل بتوانند تسهیلات را فراهم کنند تا جوانان بیشتري در این

 
مجموعه شاغل شده و به عنوان واحد نمونه در استان هاي دیگر معرفی شود. 

نماینده مردم قزوین، البرز و آبیک در پایان گفت: تاسیس گروه علمی و پژوهشی در این زمینه می تواند گام مثبتی در جهت از استفاده از
ظرفیت دانشگاه آزاد، پارك علم و فناوري، دانشگاه علوم پزشکی دستاوردهاي علمی را در قالب تدریس یا پروژه هاي جدید را تعریف و توسعه

بخشد.  

 
 

دکتر عبدالله دیدبان در حاشیه کلنگ زنی احداث مرکز سلامت ناحیه شهري مهرگان اظهار کرد: اکنون ناحیه شهري مهرگان 45 هزار و 600



 
نفر جمعیت دارد که دولت حدود 120 هزار نفر دیگر را نیز در برنامه هاي توسعه شهري خود قرار داده است. 

وي افزود: از نظر دستگاه سلامت به ازاي هر 12 هزار و پانصد نفر جمعیت باید یک پایگاه و به ازاي هر 40 هزار نفر یک مرکز سلامت ایجاد
شود که خوشبختانه در این ناحیه شهري از نظر سلامت پیشتاز بودیم به طوریکه اکنون 2 مرکز سلامت و سه پایگاه فعال داریم که بیش از

 
نیاز این ناحیه است. 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی بیان کرد: کلنگ زنی درمانگاه جدید هم به این منظور صورت می گیرد که با توجه به برنامه ریزي دولت در

 
جهت توسعه این ناحیه، از نظر سلامت عقب نمانیم. 

دید بان ابراز کرد: زمین این درمانگاه توسط دانشگاه علوم پزشکی تامین شده و ساخت آن توسط خانواده آقاي بیاضیان خیر قزوینی که

 
پیشتر در حوزه هاي سلامت و مدرسه سازي فعال بودند پذیرفته شده است. 

وي ادامه داد: ساخت این درمانگاه به عنوان یازدهمین اقدام خیر آقاي بیاضیان در حوزه سلامت و مراکز درمانی استان است همچنین در

 
حوزه ساخت و بازسازي 30 مدرسه نیز فعالیت داشته است. 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی در پایان با بیان اینکه مهمترین موضوع در این ناحیه ساخت بیمارستان است، گفت: بنا است بیمارستانی توسط

بخش خصوصی احداث شود اما منوط بر اینکه درصدي از تخت هاي آن با تعرفه دولتی ارائه خدمت داشته باشند.  

 
 

در ادامه امید ایزد پناه به عنوان خیر سازنده مجموعه ورزشی در شهرك مهرگان اظهار کرد: امیدوارم با ساخت این مجموعه ورزشی بتوانیم

 
قدمی در جهت ورزش این کشور برداریم. 

 
وي افزود: خوشبختانه مقامات و مسئولین استان قزوین همواره در امر تولید، همراه و تسهیل گر امور بودند که جاي قدردانی دارد. 

عضو هیئت مدیره شرکت هفت الماس بیان کرد: امیدوارم که بتوانیم یک بیمارستان تخصصی در استان قزوین راه اندازي کنیم تا مردم با

تعرفه هاي حداقلی از آن برخوردار شوند تا خدمتی به مردم کرده باشیم.  

ایزد پناه در پایان گفت: در مجموعه صنعتی هفت الماس طی سال هاي اخیر توانستیم علاوه بر تولید نورد سر ورق روغنی، ورق گالوانیزه،
گالواآلوم، خط رنگی، ورق تین پلی و ورق حلب را نیز با حضور مقام وزارت افتتاح کنیم همچنین ورف استنلس استیل نیز افتتاح شده که
بخشی از مواد اولیه واردات و بخشی از داخل تامین می شود لذا امیدواریم که از ماه آینده به تولید انبوه برسد تا بتوانیم در جهت رفع برخی

 
مشکلات کشور راه گشا باشیم. 

 
انتهاي پیام/1003 

انتهاي پیام/1003



اهداي 443 سري جهیزیه به نوعروسان نیازمند استان هرمزگان

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  402  |  تاریخ: 1400/11/21

با حضور قائم مقام کمیته امداد 443 سري جهیزیه به نوعروسان نیازمند استان هرمزگان اهدا شد.

با حضور قائم مقام کمیته امداد 443 سري جهیزیه به

نوعروسان نیازمند استان هرمزگان اهدا شد.  

به گزارش خبرگزاري مهر، مراسم اهداي 443 سري جهیزیه به
زوج هاي تحت حمایت کمیته امداد استان هرمزگان با حضور
مصطفی خاکسار، قائم مقام کمیته امداد، در شهرستان میناب

 
برگزار شد. 

قائم مقام کمیته امداد در این مراسم با بیان اینکه کمیته امداد
توانمندسازي مددجویان را یک جهاد مقدس می داند، گفت:
نگاه ویژه کمیته امداد، ارائه خدماتی است که به ایجاد شغل،

 
مسکن و ازدواج و زندگی شرافتمندانه براي خانواده هاي نیازمند منجر شود. 

خاکسار با تقدیر از همکاري خیران با کمیته امداد در تأمین جهیزیه نوعروسان، افزود: از ابتداي سال جاري 32 هزار فقره جهیزیه براي زوج

 
هاي جوان تأمین شده است و قصد داریم تا پایان امسال به تعداد 50 هزار فقره جهیزیه برسیم. 

وي اشتغال را مهمترین عامل توانمندسازي مددجویان عنوان کرد و گفت: از ابتداي سال جاري تا به امروز تعداد 230 هزار شغل ایجاد شده

 
است و با همکاري دولت در سال آینده راه اندازي 500 هزار شغل را در دستور کار داریم. 

قائم مقام به موضوع طرح جهش مسکن در دولت اشاره کرد و ادامه داد: در حوزه ایجاد مسکن مسئولیت احداث سالانه 90 هزار مسکن براي
نیازمندان را به عهده گرفته ایم.



انتقاد معاون اول رئیس جمهور از تعدد مراکز تصمیم گیري

منبع: تسنیمشماره خبر:  403  |  تاریخ: 1400/11/21

معاون اول رئیس جمهور از تعدد مراکز تصمیم گیري به عنوان یکی از مشکلات پیش روي کشور یاد کرد و گفت: باید تلاش کنیم
گام هاي بلندي براي حل مشکلات بخش تعاون برداریم.

معاون اول رئیس جمهور از تعدد مراکز تصمیم گیري به عنوان
یکی از مشکلات پیش روي کشور یاد کرد و گفت: باید تلاش
کنیم گام هاي بلندي براي حل مشکلات بخش تعاون برداریم.

- اخبار سیاسی -  
به گزارش حوزه دولت خبرگزاري تسنیم، محمد مخبر معاون
اول رئیس جمهور صبح امروز(پنجشنبه 21 بهمن) همزمان با
ایام دهه فجر و در آستانه سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی با
حضور در وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، ضمن افتتاح
همزمان این طرح ها از نمایشگاهی که در حاشیه این مراسم

 
برپا شده بود نیز بازدید کرد. 

معاون اول رییس جمهور در آیین افتتاح این طرح ها، با تبریک سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی و گرامیداشت یاد امام و شهدا، از تعاونی ها
بعنوان بهترین نماد مشارکت مردم در امور اقتصادي و اجتماعی یاد کرد و گفت: تعاون در حقیقت حلقه گمشده براي حصول نتیجه پایدار در

امور اقتصادي، تولیدي و خدماتی است.  

وي با اشاره به تاکید مقام معظم رهبري مبنی بر لزوم فعال شدن نهضت جهاد تبیین در کشور تصریح کرد: یکی از موضوعاتی که حتماً باید
در خصوص آن تبیین صورت گیرد، سیره و زندگی امام خمینی(ره) است، امام راحل روزهاي سختی را داشت، البته این روزهاي سخت در
زندان و غربت نبود بلکه روزهاي سخت امام(ره) به دلیل تنهایی در تفکر و مسیر بوده است. باید این موضوعات را همواره مرور کنیم و بدانیم

 
که خون دلهایی که اولیاي خدا طی 1500 سال متحمل شده اند تا این نظام به دست ما رسیده، عادي نبوده است. 

معاون اول رییس جمهور در ادامه سخنان خود با بیان اینکه همه ما نسبت به مقام معظم رهبري در خصوص تعاونی ها دین و بدهی داریم،
گفت: ایشان همواره بر موضوع تعاون تاکید داشته اند و در 20 سال اخیر همواره بر موضوعاتی نظیر اقتصاد، معیشت، تولید، اقتصاد مقاومتی،

 
سبک زندگی و تعاونی سخن گفته اند اما آنطور که باید به این موضوعات در کشور توجه نشده است. 

مخبر با بیان اینکه واژه «مردم» از کلید واژه هاي پرتکرار امام خمینی(ره) و مقام معظم رهبري بوده است، افزود: موضوع دیگري که همواره

 
در سخنان امام و رهبري بر آن تاکید شده عدالت است چرا که عدالت در حقیقت ممیزه یک حکومت حق و ناحق است. 

وي ایجاد بستر مسئولیت پذیري توسط آحاد جامعه را از هنرهاي گرانقدر امام و رهبري عنوان کرد و گفت: امام خمینی(ره) بستر نقش
آفرینی مردم را در همه زمینه ها مهیا کرد و انقلاب اسلامی و دفاع مقدس با اتکا بر همین موضوع به نتیجه رسید ضمن آنکه استفاده از
نقش مردم در مدیریت مقام معظم رهبري نیز بسیار پررنگ است و ایشان تمامی مشکلات کشور حتی مسائل امنیتی، سیاسی و فرهنگی را



نیز با اتکا بر نقش مردم حل و فصل کرده اند.  

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه در زمینه اشتغال و تولید به روش هاي مختلفی در کشور عمل می شود، تصریح کرد: اشتغال خرد،
اشتغال خانگی و بنگاه هاي کوچک و متوسط همگی از حلقه مفقوده اي رنج می برند و بعنوان نمونه در بازدیدهایی که دیروز از واحدهاي
تولیدي شهرستان ورامین و پیشوا داشتم نیز ضعف و نقصی در برخی از این واحدها وجود داشت و آن ضعف این بود که هر یک از این

 
واحدها بصورت انفرادي بودند و مدیریت یکپارچه اي براي تامین بازار، پشتیبانی و آموزش براي این واحدها وجود نداشت. 

مخبر با تاکید بر اینکه وجود تعاونی ها می تواند این ضعف ها را برطرف کند و حلقه مفقوده را جبران کند، گفت: یکی از برکات وجود تعاونی
ها اتحادي است که میان افراد ایجاد می کند و به دلیل آنکه اعضاي تعاونی ها سرنوشت و منافع مشترك دارند انرژي آنها مضاعف شده و با

 
هم افزایی و همگرایی بیشتر فعالیت می کنند. 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به بازدید خود از نمایشگاه تعاونی ها و همچنین نمایشگاهی که چند روز گذشته از دستاوردهاي مرتبط با
حوزه دانش بنیان مورد بازدید قرار داد، افزود: وجود این همه ظرفیت و استعداد در کشور می تواند بستر هاي لازم را براي بی نیازي از نفت و

منابع طبیعی فراهم کند.  

وي ادامه داد: کشور ما غرق در ظرفیت ها و نعمت هاي خدادادي است و با توجه به زیرساخت هایی که طی سالیان اخیر در کشور ایجاد
شده، براي هر یک از مشکلات معیشتی، فقر، اشتغال و مسائل تولید راه حل هاي متعددي وجود دارد که اگر به این ظرفیت ها اتکا کنیم می

توانیم مسائل را برطرف نماییم.  

مخبر با بیان اینکه یکی از کلیدي ترین روش ها که می تواند زمینه برون رفت از شرایط موجود را فراهم کند استفاده از تعاونی ها
است،اظهار داشت: وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی مشکلات و مسائل تعاونی ها را احصاء و در دولت ارائه دهد تا مصوبات لازم براي حل این

 
مسائل به تصویب برسد. 

معاون اول رییس جمهور افزود: حل بسیاري از مشکلات تعاونی ها نیاز به منابع مالی و سرمایه گذاري ندارد بلکه با تصمیمات مدیریتی می

 
توان این مسائل را برطرف کرد و وظیفه اصلی دولت نیز این است که تصمیمات به موقع و به جا براي حل مشکلات اتخاذ کند. 

وي از وجود بروکراسی و سنگین بودن دولت و نیز تعدد مراکز تصمیم گیري به عنوان یکی از مشکلات پیش روي کشور یاد کرد و گفت: باید

تلاش کنیم گام هاي بلندي براي حل مشکلات بخش تعاون برداریم تا مطالبه مقام معظم رهبري در حوزه تعاون محقق شود.  

مخبر در بخش دیگري از سخنان خود توجه به محرومین و مناطق محروم کشور را از مهمترین دغدغه هاي امام خمینی(ره) و مقام معظم
رهبري برشمرد و افزود: جغرافیاي مناطق محروم به مناطقی اطلاق شده است که اتفاقا می توانند منشاء تحول و پیشرفت باشند. مناطق
محروم و روستایی کشور سرشار از زیبایی و ظرفیت هستند و اگر به ظرفیت هاي آنها توجه کنیم می توانند بستر تحول و پیشرفت را فراهم

 
کنند. 

وي با بیان اینکه متاسفانه بروکراسی در کشور ریشه دوانده است، اظهار داشت: یکی از رویکردهاي اصلی این دولت راه اندازي و تکمیل دولت

 
الکترونیک است تا مشکلات مربوط به بروکراسی به حداقل ممکن کاهش یابد. 

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه در سالهاي آینده اقتصاد دیجیتال بخش قابل توجهی از اقتصاد دنیا را شامل خواهد شد، گفت: ابزار
اقتصا د دیجیتال علم و تکنولوژي است و خوشبختانه در اقصی نقاط کشور نیروي انسانی تحصیلکرده، کارآمد و آشنا به فناوري وجود دارد که

 
با اتکا به این ظرفیت می توانیم در هر نقطه از کشور خلق ثروت کنیم. 



مخبر افزود: باید کارها را به دست مردم بسپاریم و امور را به مردم واگذار کنیم که این امر با توسعه تعاونی ها قابل انجام است و تعاونی ها

 
می توانند خدمات را با استفاده از فناوري و نرم افزارهاي مختلف به منازل مردم ببرند. 

وي با انتقاد از وجود برخی فرایندهاي نادرست که منجر به گرانی کالا می شود، به قیمت گوشت و برخی محصولات زراعی و باغی در بازار
اشاره و خاطر نشان کرد: برخی محصولات با قیمت پایین از کشاورز و تولید کننده خریداري می شود و به قیمت چند برابر بیشتر به دست
مصرف کننده می رسد که می توانیم با راه اندازي و توسعه تعاونی ها و با استفاده از نرم افزارها و امکانات فناوري هاي نوین قیمت مصرف

کننده را کاهش دهیم.  

معاون اول رییس جمهور با یادآوري اینکه اول انقلاب 25 درصد مردم شهر نشین و 75 درصد ساکن روستاها بودند و مایحتاج خود را
خودشان تامین می کردند، گفت: امروز وضعیت برعکس شده و 75 درصد مردم شهرنشین و در حقیقت مصرف کننده هستند که حلقه

 
مفقوده در این زمینه که می تواند این مشکل را برطرف کنند تعاونی ها هستند. 

وي با قدردانی از وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و سایر مدیران این دستگاه اجرایی تاکید کرد: دولت با تمام توان براي تقویت بخش تعاون و

 
خدمت به تعاون گران آمادگی دارد. 

همچنین در این مراسم حجت االله عبدالملکی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی نیز با تبریک ایام االله دهه مبارك فجر گفت: دولت سیزدهم

تلاش می کند تا بعنوان اولین دولت سنگ بناي حرکتی ماندگار و اصیل براي توسعه تعاونی ها در کشور ایجاد کند.  

وي ادامه داد: نام این وزارتخانه را به جهت اینکه با 60 میلیون از مردم کشور به طور مستقیم ارتباط دارد وزارت مردم نام نهاده ایم چرا که

آحاد جامعه در امور معیشتی، اشتغال، تعاون و آسیب هاي اجتماعی با این وزارتخانه سرو کار دارند.  

حجت االله عبدالملکی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، همچنین به سیاست هاي ابلاغی مقام معظم رهبري در زمینه اقتصاد مقاومتی اشاره
کرد و گفت: طبق سیاست هاي اقتصاد مقاومتی مشارکت آحاد مردم در اقتصاد در اولویت است که حوزه تعاون بستر اساسی ، اسلامی و

ایرانی براي این مشارکت گسترده مردمی در اقتصاد کشور است.  

وي همچنین به دستورات قرآنی براي ایجاد امر تعاون در جامعه اسلامی اشاره کرد و افزود: فعالیت در حوزه تولید، اشتغال، رفاه و معیشت

مردم از مصادیق تقوا هستند که در این وزارتخانه تلاش داریم این موارد و حوزه تعاون در کشور گسترش یابد.  

عبدالملکی با تشریح برنامه هاي وزارت تعاون در پنج ماه گذشته تاکید کرد: چهار کلان پروژه در چند ماه گذشته در این وزارتخانه پیگیري
شده است،یکی از این موارد بحث اشتغال و زیست بوم اشتغال جمهوري اسلامی است که بسترهاي اصلی همکاري طرف هاي دولتی و

 
مردمی در این خصوص تبیین شده است. 

وي ساماندهی صندوق هاي بازنشستگی و تامین اجتماعی و رفع مسئله این صندوق ها را از دیگر برنامه هاي وزارت تعاون برشمرد و افزود:
اصلاح نظام مدیریت شرکت هاي تامینی صندوق هاي این وزارتخانه از دیگر اقداماتی بود که در چند ماه گذشته پیگیري شد و 600 شرکت

 
که بازدهی مناسبی نداشتند شناسایی شد و تیم مدیریتی آنها تغییر یافته است. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: آخرین اقدام و برنامه مهم وزارت تعاون در چهار ماه گذشته برنامه ریزي براي رفع فقر مطلق در کشور

 
است و تا اردیبهشت ماه سال آینده برنامه اي جامع براي ریشه کنی فقر مطلق در کشور ارائه می شود. 



وي تصریح کرد: در کنار این چهار طرح و اقدام وزارت تعاون 200 فعالیت زمینه اي در ده محور در حوزه هاي اشتغال، تعاون، آسیب هاي

 
اجتماعی ، رسیدگی به وضعیت سالمندان و معلولان ، فعالیت هاي اقتصادي و مبارزه با مفاسد اقتصادي انجام شده است. 

عبدالملکی شناسایی و حل مشکلات بیش از 1500 تعاونی در کشور، شناسایی 214 طرح سرمایه گذاري جدید در بخش تعاون، راه اندازي
975 تعاونی جدید با 23 هزار عضو و ظرفیت اشتغال زایی 20 هزار نفر، اختصاص اعتبارات لازم با کمک بانک تعاون به تعاونی هاي سراسر

 
کشور و همچنین برگزاري 245 رویداد در حوزه تعاون را از اقدامات مهم معاونت تعاون وزارت تعاون برشمرد. 

همچنین مهدي مسکنی معاون امور تعاون وزارت تعاون نیز با اشاره به فعالیت هاي بخش تعاونی کشور در زمینه هاي صیادي، تولید میگو،
گوشت ، محصولات باغی، تخم مرغ ، حمل و نقل، باربري، تولید خوراك دام و طیور، ادامه داد: وزارت تعاون ظرفیت هاي بسیار خوبی از
جمله انجمن علمی تعاون، اتاق تعاون، بانک تعاون و اندیشکده هاي مختلف دارد که می تواند به رشد فرهنگ و فعالیت بخش تعاون در کشور

 
کمک کند. 

وي با تاکید بر اینکه امروز در جامعه باور به تعاون به درستی تبیین نشده است بر ضرورت تقویت باور به بخش تعاونی در کشور تاکید کرد و
گفت: 4 هزار میلیارد تومان جریان نقدینگی در کشور را می توان با کمک بخش تعاون براي کمک به حل مسائل جامعه و تولید استفاده کرد.

 
انتهاي پیام / 

  R1373/P/S1,15/CT12
واژه هاي کاربردي مرتبط



هادي محقق: استفاده از بازیگر لطمه جبران ناپذیري به «درب» می زد

منبع: پاناشماره خبر:  404  |  تاریخ: 1400/11/21

تهران (پانا) - هادي محقق می گوید استفاده از بازیگر لطمه جبران ناپذیري می زند و از باورپذیري آن می کاهد چراکه نتیجه عکس
می دهد. ابعاد مالی اصلا مطرح نبود بلکه بازیگر صدمه به فیلم می زند.

تهران (پانا) - هادي محقق می گوید استفاده از بازیگر لطمه
جبران ناپذیري می زند و از باورپذیري آن می کاهد چراکه
نتیجه عکس می دهد. ابعاد مالی اصلا مطرح نبود بلکه بازیگر

 
صدمه به فیلم می زند. 

نشست رسانه اي فیلم سینمایی «درب» با حضور عوامل این
فیلم و اهالی رسانه و با اجراي حامد مهربانی 21 بهمن ماه در

سالن اصلی برج میلاد برگزار شد.  

هادي محقق کارگردان، رضا محقق تهیه کننده، فرشاد عباسی تدوینگر، محمد اقبالی بازیگر، حسین قورچیان صداگذار، سامان مجدوفایی

 
اصلاح رنگ، منصور عبدرضایی فیلمبردار و تعدادي دیگر از عوامل در این نشست حضور داشتند. 

 
رضا محقق ضمن تشکر از همکارانش در فیلم 

در شرایط خیلی سخت در کنار ما بودند و آن چیزي که در این فیلم جادارد تشکر شود، همه دوستانی که حضور دارند همه توان شان را

براي این کار گذاشتند. از هادي محقق نیز بابت نشان دادن راه سینما تشکر می کنم و امیدوارم کارهاي دیگري نیز داشته باشیم.  

هادي محقق با قرائت چند بیت شعر، گفت: از خدا ممنونم که اجازه حیات به من می دهد و دوستان مهربانی به من نشان داده و قدرت
زیست در کنار آنها به من داده است. نمی دانم این فیلم چه احساسی درون شما به وجود آورده است. درب به گویش لري به معناي زمین

 
سفت است. 

سامان مجدوفایی اصلاح رنگ گفت: اولین بار که درب را دیدم با سه شعار همیشگی هادي محقق روبرو شدم؛ زندگی، لحظه هاي ناب زندگی

 
و فاصله کوتاه زندگی تا مرگ. امیدوارم کاري که من انجام دادم در جهت فیلم هاي شاعرانه هادي محقق باشد. 

حسین قورچیان صداگذار فیلم گفت: سینما بهانه اي است که در کنار هادي محقق باشم، این فیلم واقعا مستقل است و تک تک عوامل همه
همکاري کردند اما حس و حالی دارد که فیلم هایی با بودجه 30 میلیاردي، این حس را ندارند و روح بیشتري دارد و بدون پیچیدگی پیام

 
زیباي خودش را منتقل کرد. 

منصور عبدرضایی فیلمبردار گفت: از رضا محقق تشکر می کنم که فیلم هایی انسانی تهیه می کند. فیلم ما تعداد کمی پشت دوربین بودند

 
اما حاصل همین شد که دیدید. 



هادي محقق درباره استفاده از نابازیگر در فیلمش بیان کرد: تصورم این است که ضرورت پیش فرض تصمیم است. ضرورت در این چنین آثار
که تلاش می کند بگوید من را باور کن، استفاده از بازیگر لطمه جبران ناپذیري می زند و از باورپذیري آن می کاهد چراکه نتیجه عکس می

 
دهد. ابعاد مالی اصلا مطرح نبود بلکه بازیگر صدمه به فیلم می زند. 

وي درباره رسیدن به فرم روایی درب گفت: سال هاست روي این مساله کار می کنم که قرابت فرم و محتوا چیست. الان به این رسیدم که
فرم نشات گرفته از محتواست و این محتواست که باعث می شود فرم شکل بگیرد و همه چیز به قدرت زیست ما برمی گردد. ما چیزي جدا

 
از زیست نداریم و خودش را به ما تحمیل می کند و من هم با این روند فیلمم را می سازم. 

محقق درباره اینکه آیا شخصیت مامور برق ما به ازاي خارجی دارد، اظهار کرد: بدلکار نداشتیم، فقط به میزان ترس هایم غلبه کردم و اعترف
می کنم نیرویی به من غلبه کرد اما چاره اي نداشتم و خودم باید انجامش می دادم چرا که اگر بدلکار استفاده می کردم حتما به کار صدمه

 
می زد. 

وي همچنین در پاسخ به پرسشی درباره بازیگري در فیلم هاي کیارستمی و مقایسه آن با نظري که او درباره بازیگري داشت، گفت: در نسبت
با آقاي کیارستمی، چنین عقیده اي ندارم. اي کاش، اي کاش ترجمه درستی از آثار کیارستمی در مملکت ما می شد و اي کاش دقیق تر به

 
ایشان نگاه می کردیم و با احتیاط در مورد او صحبت کنیم. مگر می شود فیلم هاي عمیق او، با بازیگر به سرانجام برسند. 

کارگردان درب درباره پایان بندي فیلمش و سوالی که کار مامور برق را ابتر خواند، گفت: ریاکاري بدترین حالت انسان است و اشتغال به کار

 
خوب و فریاد زدنش، بدترین کار است. بنابراین اگر مهر این فیلم به دل شما نشست به دلیل همین سکانس پایانی بود. 

وي همچنین درباره پلان هاي طولانی فیلم توضیح داد: خاصیت و ضرورت این نوع فیلم ها در نمایش اینگونه است و اهمیت روایت در این

 
آثار، ترسیم تصورات و احساسات است که باید به آنها زمان داد اما در هر صورت ممکن است شاید باب میل نباشد. 

چهلمین جشنواره فیلم فجر فیلم سینمایی درب هادي محقق



در دهمین روز از دهه فجر 37 پروژه در نهاوند افتتاح و کلنگ زنی شد

منبع: ایسناشماره خبر:  405  |  تاریخ: 1400/11/21

در دهمین روز از دهه مبارك فجر 37 پروژه در نهاوند در حوزه کشاورزي، کمیته امداد و سپاه ناحیه نهاوند کلنگ زنی و به بهره
برداري رسید.

به گزارش ایسنا، روز پنج شنبه 21 بهمن و در دهمین روز از
دهه مبارك فجر با حضور مسئولان شهرستان نهاوند 37 پروژه

 
در این شهرستان کلنگ زنی و به بهره برداري رسید. 

این پروژه ها شامل 25 واحد مسکن مددجویی کمیته امداد
امام خمینی( ره) شهرستان نهاوند با اعتبار 55 هزار میلیون
ریال بود که یکی از این واحدها در روستاي جهان آباد به

 
نمایندگی از 25 واحد افتتاح و به بهره برداري رسید. 

در حوزه جهاد کشاورزي نیز واحد پرورش شترمرغ با ظرفیت
300 قطعه در روستاي سفیدخانی نهاوند و با اعتبار 1.6
میلیارد تومان افتتاح و به بهره برداري رسید که این واحد براي

 
پنج نفر به طور مستقیم اشتغال زایی دارد. 

افتتاح گاوداري 50 راسی در روستاي فهرومند نیز دومین پروژه حوزه جهاد کشاورزي بود که براي این طرح 1.7 میلیارد تومان اعتبار هزینه

شده و براي 20 نفر اشتعال زایی شده است.  
همچنین امروز در شهرستان نهاوند 10 واحد پروژه مسکن محرومین با همکاري سپاه، کمیته امداد، بنیاد مسکن و مشارکت گروه جهادي

 
بقیه االله( عج) کلنگ زنی شد. 

اعتبار هر یک از این واحدها 160 میلیون تومان است که 100 میلیون تومان تسهیلات از طریق بنیاد مسکن و 60 میلیون تومان هم کمک
بلاعوض از طریق کمیته امداد پرداخت می شود و هم چنین کار ساخت این واحدها توسط سپاه ناحیه نهاوند و گروه جهادي بقیۀاالله انجام

 
می شود. 

فرمانده سپاه ناحیه نهاوند در این مراسم، گفت: کلنگ زنی احداث واحد مسکن محرومین در روستاي بابارستم نهاوند به نمایندگی از 10

 
واحد شهرستان انجام می شود. 

سرهنگ علی مختاري اظهار کرد: امروز 10 واحد مسکونی محرومین در شهرستان کلنگ زنی می شود و در کل 30 واحد در 6 ماه توسط

 
سپاه، بنیاد مسکن و کمیته امداد و با مشارکت گروه جهادي بقیۀاالله در شهرستان احداث می شود. 

وي با بیان این که اعتبار هر واحد 160 میلیون تومان بوده و با کمک خیرین این واحدها احداث می شود، تاکید کرد: هر واحد مسکن توسط

 
یکی از حوزه هاي مقاومت بسیج شهرستان کلنگ زنی و احداث می شود. 

انتهاي پیام



26 سري جهیزیه به نوعروسان تحت پوشش کمیته امداد اهر اهداء شد

منبع: ایسناشماره خبر:  406  |  تاریخ: 1400/11/21

ه مناسبت ایام االله دهه فجر و با حضور مدیرکل کمیته امداد امام خمینی(ره) آذربایجان شرقی و جمعی از مسئولان ارشد اهر،
مراسم اهداء 26 سري جهیزیه به نوعروسان تحت حمایت کمیته امداد این شهرستان برگزار شد.

غلامعلی ملامهدي، مدیرکل کمیته امداد امام خمینی(ره)
استان در این مراسم گفت: امسال در گرامیداشت ایام االله دهه
فجر، 110 سري جهیزیه در استان بین نوعروسان تحت
پوشش کمیته امداد توزیع شد و آخرین مرحله از این حمایت

 
ها در اهر نیز امروز در حال برگزاري است. 

وي گفت: تا پایان سالجاري 900 سري جهیزیه در حال آماده
شدن هستند که امیدواریم تا نیمه دوم اسفند ماه بین

 
نوعروسان استان توزیع شود. 

وي، ضمن قدردانی از حمایت هاي همه جانبه حجت الاسلام والمسلمین سیدمحمدعلی آل هاشم، نماینده ولی فقیه در استان و کلیه ي
مسئولان استانی و شهرستانی در تهیه و اهداي این کمک ها به مددجویان تحت پوشش کمیته امداد استان افزود: امیدواریم با همراهی همه

 
ي مسئولان و خیرین دیگر در استان شاهد نبود جهیزیه براي نوعروسان نباشیم. 

 
ضرورت توجه ویژه مدیرکل کمیته امداد آذربایجان شرقی به شهرستان اهر 

نماینده مردم اهر و هریس نیز در این مراسم خواستار توجه ویژه مدیرکل کمیته امداد به اهر در خصوص اهداي وام و تسهیلات اشتغال زا

 
براي افراد تحت پوشش شد. 

احمد محرم زاده، اهر و منطقه ي ارسباران را مهد فرهنگ و تمدن ایران عنوان کرد و گفت: این منطقه در طول تاریخ براي کمک رسانی به
استان و حتی مناطق مختلف کشور پیش قدم بوده و سوابق درخشانی در این زمینه دارد اما نبود برخی زیرساختهاي مناسب از جمله جاده،

 
برق و... باعث ایجاد برخی مشکلات در بحث تولید و اشتغال شده است. 

وي ادامه داد: از مسئولان ارشد استانی انتظار داریم تا از جوانان این شهرستان حمایت کرده و تسهیلات و وام اشتغال زایی براي اشتغال آنها

 
فراهم کنند که در این خصوص کمیته امداد امام خمینی(ره) می تواند نقش مهمی را ایفاء کند. 

وي در بخش دیگر سخنان خود، با انتقاد از قیمت بالاي نهاده هاي دامی و وجود یک مرکز فروش نهاده دامی در سطح اهر خواستار رسیدگی

 
سریع به این موضوع و حل مطالبات به حق مردم شد. 

گفتنی است؛ براي تهیه 26 سري جهیزیه نوعروسان تحت حمایت کمیته امداد اهر که شامل پنج قلم اساسی بوده، 250 میلیون ریال براي

هر سري جهیزیه هزینه شده است.  



انتهاي پیام



بستر نقش آفرینی تعاونی ها را در تحول اقتصادي کشور فراهم می کنیم

منبع: عصر پرسشماره خبر:  407  |  تاریخ: 1400/11/21

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: با توجه به ظرفیت هاي تعاونی ها در مردمی کردن اقتصاد، بستر لازم براي نقش آفرینی آنان
را فراهم می کنیم.

به گزارش سرویس اجتماعی عصرپرس، «حجت االله
عبدالملکی» روز پنجشنبه در آئین افتتاحیه همزمان 102
طرح بخش تعاون با حضور معاون اول رئیس جمهور، اظهار
داشت: بر اساس گفتمان اسلام و سفارش قرآن کریم، تعاون
برترین و مهم ترین بستر براي حضور مردم در حوزه تحول

 
اقتصادي کشور است. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی مساله ساماندهی صندوق هاي
بازنشستگی و تأمین اجتماعی، اصلاح نظام مدیریتی شرکت
هاي تابعه و رفع فقر مطلق را نیز از دیگر دستور کارهاي

 
وزارت مردم عنوان کرد و گفت: شاخص هاي بررسی عملکرد دستگاه هاي اجرایی در حوزه تعاون نیز تدوین می شود. 

وي با بیان اینکه بیش از 60 میلیون نفر در امور معیشتی و رفاهی با این وزارتخانه در ارتباط اند، افزود: بر اساس سیاست هاي اقتصاد

 
مقاومتی، تأکید ویژه اي بر نقش آفرینی مردم در کارآفرینی و اشتغال وجود دارد. 

عبدالملکی با بیان اینکه از زمان شروع به کار دولت سیزدهم، چهار کلان پروژه در وزارت مردم آغاز شده است، بیان داشت: زیست بوم ملی

 
اشتغال جمهوري اسلامی ایران براي تعیین شرح وظایف و تقسیم کار میان دولت و مردم در دست انجام است. 

وي ابراز امیدواري کرد: در سومین سال گام دوم انقلاب اسلامی و با روي کار آمدن دولت مردمی، تسریع در حرکت ماندگار به سمت تشکیل

 
تمدن نوین اسلامی رقم خورده است. 

در این مراسم 102 طرح تعاونی با اعتبار 2 هزار و 734 میلیارد تومان و اشتغالزایی هفت هزار و 81 نفر در حوزه هاي تولیدي، خدماتی،
توزیعی و مسکن به بهره برداري رسید.



افتتاح واحد پرورش شتر مرغ در نهاوند

منبع: فریاد نهاوندشماره خبر:  408  |  تاریخ: 1400/11/21

  
به گزارش فریاد نهاوند آنلاین، به مناسبت دهه فجر با حضور مسئولان نهاوند واحد پرورش شتر مرغ با ظرفیت 300 قطعه در روستاي

 
سفیدخانی افتتاح شد. 

 
 

اعتبار این طرح 1.6 میلیارد تومان است و براي 5 نفر اشتغال زایی کرده است.



تعاونی بهترین نماد مشارکت مردم است/ دولت با تمام توان آماده تقویت بخش
تعاون است

منبع: قم پرسشماره خبر:  409  |  تاریخ: 1400/11/21

به گزارش ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی معاون اول رییس جمهوري، محمد مخبر صبح امروز پنج شنبه همزمان با ایام دهه فجر و در
آستانه سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی، 102 طرح بخش تعاون را بصورت همزمان و متمرکز در سراسر کشور افتتاح کرد. معاون اول

رییس...

به گزارش ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی معاون اول رییس جمهوري، محمد مخبر صبح امروز پنج شنبه همزمان با ایام دهه فجر و در

 
آستانه سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی، 102 طرح بخش تعاون را بصورت همزمان و متمرکز در سراسر کشور افتتاح کرد. 

معاون اول رییس جمهوري با حضور در وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، ضمن افتتاح همزمان این طرح ها که از طریق ویدئو کنفرانس و

ارتباط با استان هاي مختلف صورت گرفت به همراه وزیر تعاون از نمایشگاهی که در حاشیه این مراسم برپا شده بود نیز بازدید کرد.  

معاون اول رییس جمهور در آیین افتتاح این طرح ها، با تبریک سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی و گرامیداشت یاد امام و شهدا، از تعاونی ها
بعنوان بهترین نماد مشارکت مردم در امور اقتصادي و اجتماعی یاد کرد و گفت: تعاون در حقیقت حلقه گمشده براي حصول نتیجه پایدار در

 
امور اقتصادي، تولیدي و خدماتی است. 

وي با اشاره به تاکید مقام معظم رهبري مبنی بر لزوم فعال شدن نهضت جهاد تبیین در کشور تصریح کرد: یکی از موضوعاتی که حتماً باید
در خصوص آن تبیین صورت گیرد، سیره و زندگی امام خمینی(ره) است، امام راحل روزهاي سختی را داشت، البته این روزهاي سخت در
زندان و غربت نبود بلکه روزهاي سخت امام(ره) به دلیل تنهایی در تفکر و مسیر بوده است. باید این موضوعات را همواره مرور کنیم و بدانیم

 
که خون دلهایی که اولیاي خدا طی 1500 سال متحمل شده اند تا این نظام به دست ما رسیده، عادي نبوده است. 

معاون اول رییس جمهور در ادامه سخنان خود با بیان اینکه همه ما نسبت به مقام معظم رهبري در خصوص تعاونی ها دین و بدهی داریم
گفت: ایشان همواره بر موضوع تعاون تاکید داشته اند و در 20 سال اخیر همواره بر موضوعاتی نظیر اقتصاد، معیشت، تولید، اقتصاد مقاومتی،

سبک زندگی و تعاونی سخن گفته اند اما آنطور که باید به این موضوعات در کشور توجه نشده است.  

مخبر با بیان اینکه واژه «مردم» از کلید واژه هاي پرتکرار امام خمینی(ره) و مقام معظم رهبري بوده است، افزود: موضوع دیگري که همواره

 
در سخنان امام و رهبري بر آن تاکید شده عدالت است چرا که عدالت در حقیقت ممیزه یک حکومت حق و ناحق است. 

وي ایجاد بستر مسئولیت پذیري توسط آحاد جامعه را از هنرهاي گرانقدر امام و رهبري عنوان کرد و گفت: امام خمینی(ره) بستر نقش
آفرینی مردم را در همه زمینه ها مهیا کرد و انقلاب اسلامی و دفاع مقدس با اتکا بر همین موضوع به نتیجه رسید ضمن آنکه استفاده از
نقش مردم در مدیریت مقام معظم رهبري نیز بسیار پررنگ است و ایشان تمامی مشکلات کشور حتی مسائل امنیتی، سیاسی و فرهنگی را

 
نیز با اتکا بر نقش مردم حل و فصل کرده اند. 

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه در زمینه اشتغال و تولید به روش هاي مختلفی در کشور عمل می شود، تصریح کرد: اشتغال خرد،
اشتغال خانگی و بنگاه هاي کوچک و متوسط همگی از حلقه مفقوده اي رنج می برند و بعنوان نمونه در بازدیدهایی که دیروز از واحدهاي
تولیدي شهرستان ورامین و پیشوا داشتم نیز ضعف و نقصی در برخی از این واحدها وجود داشت و آن ضعف این بود که هر یک از این



واحدها بصورت انفرادي بودند و مدیریت یکپارچه اي براي تامین بازار، پشتیبانی و آموزش براي این واحدها وجود نداشت.  

مخبر با تاکید بر اینکه وجود تعاونی ها می تواند این ضعف ها را برطرف کند و حلقه مفقوده را جبران کند، گفت: یکی از برکات وجود تعاونی
ها اتحادي است که میان افراد ایجاد می کند و به دلیل آنکه اعضاي تعاونی ها سرنوشت و منافع مشترك دارند انرژي آنها مضاعف شده و با

هم افزایی و همگرایی بیشتر فعالیت می کنند.  

معاون اول رییس جمهور با اشاره به بازدید خود از نمایشگاه تعاونی ها و همچنین نمایشگاهی که چند روز گذشته از دستاوردهاي مرتبط با
حوزه دانش بنیان مورد بازدید قرار داد، افزود: وجود این همه ظرفیت و استعداد در کشور می تواند بستر هاي لازم را براي بی نیازي از نفت و

 
منابع طبیعی فراهم کند. 

وي ادامه داد: کشور ما غرق در ظرفیت ها و نعمت هاي خدادادي است و با توجه به زیرساخت هایی که طی سالیان اخیر در کشور ایجاد
شده، براي هر یک از مشکلات معیشتی، فقر، اشتغال و مسائل تولید راه حل هاي متعددي وجود دارد که اگر به این ظرفیت ها اتکا کنیم می

 
توانیم مسائل را برطرف نماییم. 

مخبر با بیان اینکه یکی از کلیدي ترین روش ها که می تواند زمینه برون رفت از شرایط موجود را فراهم کند استفاده از تعاونی ها
است،اظهار داشت: وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی مشکلات و مسائل تعاونی ها را احصاء و در دولت ارائه دهد تا مصوبات لازم براي حل این

 
مسائل به تصویب برسد. 

معاون اول رییس جمهور افزود: حل بسیاري از مشکلات تعاونی ها نیاز به منابع مالی و سرمایه گذاري ندارد بلکه با تصمیمات مدیریتی می

 
توان این مسائل را برطرف کرد و وظیفه اصلی دولت نیز این است که تصمیمات به موقع و به جا براي حل مشکلات اتخاذ کند. 

وي از وجود بروکراسی و سنگین بودن دولت و نیز تعدد مراکز تصمیم گیري به عنوان یکی از مشکلات پیش روي کشور یاد کرد و گفت: باید

 
تلاش کنیم گام هاي بلندي براي حل مشکلات بخش تعاون برداریم تا مطالبه مقام معظم رهبري در حوزه تعاون محقق شود. 

مخبر در بخش دیگري از سخنان خود توجه به محرومین و مناطق محروم کشور را از مهمترین دغدغه هاي امام خمینی(ره) و مقام معظم
رهبري برشمرد و افزود: جغرافیاي مناطق محروم به مناطقی اطلاق شده است که اتفاقا می توانند منشاء تحول و پیشرفت باشند. مناطق
محروم و روستایی کشور سرشار از زیبایی و ظرفیت هستند و اگر به ظرفیت هاي آنها توجه کنیم می توانند بستر تحول و پیشرفت را فراهم

کنند.  

وي با بیان اینکه متاسفانه بروکراسی در کشور ریشه دوانده است، اظهار داشت: یکی از رویکردهاي اصلی این دولت راه اندازي و تکمیل دولت

الکترونیک است تا مشکلات مربوط به بروکراسی به حداقل ممکن کاهش یابد.  

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه در سالهاي آینده اقتصاد دیجیتال بخش قابل توجهی از اقتصاد دنیا را شامل خواهد شد، گفت: ابزار
اقتصا د دیجیتال علم و تکنولوژي است و خوشبختانه در اقصی نقاط کشور نیروي انسانی تحصیلکرده، کارآمد و آشنا به فناوري وجود دارد که

با اتکا به این ظرفیت می توانیم در هر نقطه از کشور خلق ثروت کنیم.  

مخبر افزود: باید کارها را به دست مردم بسپاریم و امور را به مردم واگذار کنیم که این امر با توسعه تعاونی ها قابل انجام است و تعاونی ها

می توانند خدمات را با استفاده از فناوري و نرم افزارهاي مختلف به منازل مردم ببرند.  

وي با انتقاد از وجود برخی فرایندهاي نادرست که منجر به گرانی کالا می شود، به قیمت گوشت و برخی محصولات زراعی و باغی در بازار



اشاره و خاطر نشان کرد: برخی محصولات با قیمت پایین از کشاورز و تولید کننده خریداري می شود و به قیمت چند برابر بیشتر به دست
مصرف کننده می رسد که می توانیم با راه اندازي و توسعه تعاونی ها و با استفاده از نرم افزارها و امکانات فناوري هاي نوین قیمت مصرف

 
کننده را کاهش دهیم. 

معاون اول رییس جمهور با یادآوري اینکه اول انقلاب 25 درصد مردم شهر نشین و 75 درصد ساکن روستاها بودند و مایحتاج خود را
خودشان تامین می کردند، گفت: امروز وضعیت برعکس شده و 75 درصد مردم شهرنشین و در حقیقت مصرف کننده هستند که حلقه

 
مفقوده در این زمینه که می تواند این مشکل را برطرف کنند تعاونی ها هستند. 

وي با قدردانی از وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و سایر مدیران این دستگاه اجرایی تاکید کرد: دولت با تمام توان براي تقویت بخش تعاون و

 
خدمت به تعاون گران آمادگی دارد. 

همچنین در این مراسم حجت االله عبدالملکی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی نیز با تبریک ایام االله دهه مبارك فجر گفت: دولت سیزدهم

 
تلاش می کند تا بعنوان اولین دولت سنگ بناي حرکتی ماندگار و اصیل براي توسعه تعاونی ها در کشور ایجاد کند. 

وي ادامه داد: نام این وزارتخانه را به جهت اینکه با 60 میلیون از مردم کشور به طور مستقیم ارتباط دارد وزارت مردم نام نهاده ایم چرا که

 
آحاد جامعه در امور معیشتی، اشتغال، تعاون و آسیب هاي اجتماعی با این وزارتخانه سرو کار دارند. 

وي همچنین به سیاست هاي ابلاغی مقام معظم رهبري در زمینه اقتصاد مقاومتی اشاره کرد و گفت: طبق سیاست هاي اقتصاد مقاومتی
مشارکت آحاد مردم در اقتصاد در اولویت است که حوزه تعاون بستر اساسی ، اسلامی و ایرانی براي این مشارکت گسترده مردمی در اقتصاد

 
کشور است. 

وي همچنین به دستورات قرآنی براي ایجاد امر تعاون در جامعه اسلامی اشاره کرد و افزود: فعالیت در حوزه تولید، اشتغال، رفاه و معیشت

 
مردم از مصادیق تقوا هستند که در این وزارتخانه تلاش داریم این موارد و حوزه تعاون در کشور گسترش یابد. 

وي ضمن تشریح برنامه هاي وزارت تعاون در پنج ماه گذشته تاکید کرد: چهار کلان پروژه در چند ماه گذشته در این وزارتخانه پیگیري شده
است،یکی از این موارد بحث اشتغال و زیست بوم اشتغال جمهوري اسلامی است که بسترهاي اصلی همکاري طرف هاي دولتی و مردمی در

 
این خصوص تبیین شده است. 

وي ساماندهی صندوق هاي بازنشستگی و تامین اجتماعی و رفع مسئله این صندوق ها را از دیگر برنامه هاي وزارت تعاون برشمرد و افزود:
اصلاح نظام مدیریت شرکت هاي تامینی صندوق هاي این وزارتخانه از دیگر اقداماتی بود که در چند ماه گذشته پیگیري شد و 600 شرکت

 
که بازدهی مناسبی نداشتند شناسایی شد و تیم مدیریتی آنها تغییر یافته است. 

وي افزود: آخرین اقدام و برنامه مهم وزارت تعاون در چهار ماه گذشته برنامه ریزي براي رفع فقر مطلق در کشور است و تا اردیبهشت ماه

 
سال آینده برنامه اي جامع براي ریشه کنی فقر مطلق در کشور ارائه می شود. 

وي تصریح کرد: در کنار این چهار طرح و اقدام وزارت تعاون 200 فعالیت زمینه اي در ده محور در حوزه هاي اشتغال، تعاون، آسیب هاي

 
اجتماعی ، رسیدگی به وضعیت سالمندان و معلولان ، فعالیت هاي اقتصادي و مبارزه با مفاسد اقتصادي انجام شده است. 

وي همچنین شناسایی و حل مشکلات بیش از 1500 تعاونی در کشور، شناسایی 214 طرح سرمایه گذاري جدید در بخش تعاون، راه اندازي
975 تعاونی جدید با 23 هزار عضو و ظرفیت اشتغال زایی 20 هزار نفر، اختصاص اعتبارات لازم با کمک بانک تعاون به تعاونی هاي سراسر



آپلود عکس

 
کشور و همچنین برگزاري 245 رویداد در حوزه تعاون را از اقدامات مهم معاونت تعاون وزارت تعاون برشمرد. 

همچنین مهدي مسکنی معاون امور تعاون وزارت تعاون نیز با اشاره به فعالیت هاي بخش تعاونی کشور در زمینه هاي صیادي، تولید میگو،
گوشت ، محصولات باغی، تخم مرغ ، حمل و نقل، باربري، تولید خوراك دام و طیور، ادامه داد: وزارت تعاون ظرفیت هاي بسیار خوبی از
جمله انجمن علمی تعاون، اتاق تعاون، بانک تعاون و اندیشکده هاي مختلف دارد که می تواند به رشد فرهنگ و فعالیت بخش تعاون در کشور

 
کمک کند. 

وي با تاکید بر اینکه امروز در جامعه باور به تعاون به درستی تبیین نشده است بر ضرورت تقویت باور به بخش تعاونی در کشور تاکید کرد و
گفت: 4 هزار میلیارد تومان جریان نقدینگی در کشور را می توان با کمک بخش تعاون براي کمک به حل مسائل جامعه و تولید استفاده کرد.

 
قم پرس منتظر دریافت اخبار و پیام هاي هموطنان عزیز می باشد. 



تعاونی بهترین نماد مشارکت مردم است

منبع: شبکه خبرشماره خبر:  410  |  تاریخ: 1400/11/21

معاون اول رئیس جمهور در مراسم افتتاح 102 طرح بخش تعاون گفت: دولت با تمام توان آماده تقویت بخش تعاون است.

 
معاون اول رئیس جمهور در مراسم افتتاح 102 طرح بخش تعاون گفت: دولت با تمام توان آماده تقویت بخش تعاون است. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی شبکه خبر، به نقل از پایگاه اطلاع رسانی دولت؛ محمد مخبر معاون اول رئیس جمهور امروز (پنجشنبه، 21
بهمن) در آستانه سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی و در آیین افتتاح 102 طرح بخش تعاونی با تبریک سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی و
گرامیداشت یاد امام و شهدا، از تعاونی ها به عنوان بهترین نماد مشارکت مردم در امور اقتصادي و اجتماعی یاد کرد و گفت: تعاون در

 
حقیقت حلقه گمشده براي حصول نتیجه پایدار در امور اقتصادي، تولیدي و خدماتی است. 

 
وي با حضور در وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: دولت با تمام توان آماده تقویت بخش تعاون است. 

معاون اول رئیس جمهور با اشاره به تأکید مقام معظم رهبري مبنی بر لزوم فعال شدن نهضت جهاد تبیین در کشور تصریح کرد: یکی از
موضوعاتی که حتماً باید در خصوص آن تبیین صورت گیرد، سیره و زندگی امام خمینی (ره) است، امام راحل روز هاي سختی را داشت،
البته این روز هاي سخت در زندان و غربت نبود بلکه روز هاي سخت امام (ره) به دلیل تنهایی در تفکر و مسیر بوده است. باید این موضوعات
را همواره مرور کنیم و بدانیم که خون دل هایی که اولیاي خدا طی 1500 سال متحمل شده اند تا این نظام به دست ما رسیده، عادي نبوده

است.  

مخبر با بیان اینکه همه ما نسبت به مقام معظم رهبري در خصوص تعاونی ها دین و بدهی داریم، گفت: ایشان همواره بر موضوع تعاون تاکید
داشته اند و در 20 سال اخیر همواره بر موضوعاتی نظیر اقتصاد، معیشت، تولید، اقتصاد مقاومتی، سبک زندگی و تعاونی سخن گفته اند، اما

 
آنطور که باید به این موضوعات در کشور توجه نشده است. 

وي با بیان اینکه واژه «مردم» از کلید واژه هاي پرتکرار امام خمینی (ره) و مقام معظم رهبري بوده است، افزود: موضوع دیگري که همواره در

 
سخنان امام و رهبري بر آن تأکید شده عدالت است چرا که عدالت در حقیقت ممیزه یک حکومت حق و ناحق است. 

معاون اول رئیس جمهور ایجاد بستر مسئولیت پذیري توسط آحاد جامعه را از هنر هاي گرانقدر امام و رهبري بیان کرد و گفت: امام خمینی
(ره) بستر نقش آفرینی مردم را در همه زمینه ها مهیا کرد و انقلاب اسلامی و دفاع مقدس با اتکا بر همین موضوع به نتیجه رسید ضمن آنکه
استفاده از نقش مردم در مدیریت مقام معظم رهبري نیز بسیار پررنگ است و ایشان تمامی مشکلات کشور حتی مسائل امنیتی، سیاسی و

 
فرهنگی را نیز با اتکا بر نقش مردم حل و فصل کرده اند. 

مخبر با بیان اینکه در زمینه اشتغال و تولید به روش هاي مختلفی در کشور عمل می شود، تصریح کرد: اشتغال خرد، اشتغال خانگی و بنگاه
هاي کوچک و متوسط همگی از حلقه مفقوده اي رنج می برند و بعنوان نمونه در بازدید هایی که دیروز از واحد هاي تولیدي شهرستان
ورامین و پیشوا داشتم نیز ضعف و نقصی در برخی از این واحد ها وجود داشت و آن ضعف این بود که هر یک از این واحد ها بصورت انفرادي

 
بودند و مدیریت یکپارچه اي براي تامین بازار، پشتیبانی و آموزش براي این واحد ها وجود نداشت. 

وي با تأکید بر اینکه وجود تعاونی ها می تواند این ضعف ها را برطرف کند و حلقه مفقوده را جبران کند، گفت: یکی از برکات وجود تعاونی



ها اتحادي است که میان افراد ایجاد می کند و به دلیل آنکه اعضاي تعاونی ها سرنوشت و منافع مشترك دارند انرژي آنها مضاعف شده و با

 
هم افزایی و همگرایی بیشتر فعالیت می کنند. 

معاون اول رئیس جمهور با اشاره به بازدید خود از نمایشگاه تعاونی ها و همچنین نمایشگاهی که چند روز گذشته از دستاورد هاي مرتبط با
حوزه دانش بنیان مورد بازدید قرار داد، افزود: وجود این همه ظرفیت و استعداد در کشور می تواند بستر هاي لازم را براي بی نیازي از نفت و

منابع طبیعی فراهم کند.  

وي ادامه داد: کشور ما غرق در ظرفیت ها و نعمت هاي خدادادي است و با توجه به زیرساخت هایی که طی سالیان اخیر در کشور ایجاد
شده، براي هر یک از مشکلات معیشتی، فقر، اشتغال و مسائل تولید راه حل هاي متعددي وجود دارد که اگر به این ظرفیت ها اتکا کنیم می

 
توانیم مسائل را برطرف کنیم. 

مخبر با بیان اینکه یکی از کلیدي ترین روش ها که می تواند زمینه برون رفت از شرایط موجود را فراهم کند استفاده از تعاونی ها است،
اظهار داشت: وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی مشکلات و مسائل تعاونی ها را احصاء و در دولت ارائه دهد تا مصوبات لازم براي حل این مسائل

 
به تصویب برسد. 

معاون اول رئیس جمهور افزود: حل بسیاري از مشکلات تعاونی ها نیاز به منابع مالی و سرمایه گذاري ندارد بلکه با تصمیمات مدیریتی می

 
توان این مسائل را برطرف کرد و وظیفه اصلی دولت نیز این است که تصمیمات به موقع و به جا براي حل مشکلات اتخاذ کند. 

وي از وجود بروکراسی و سنگین بودن دولت و نیز تعدد مراکز تصمیم گیري به عنوان یکی از مشکلات پیش روي کشور یاد کرد و گفت: باید

 
تلاش کنیم گام هاي بلندي براي حل مشکلات بخش تعاون برداریم تا مطالبه مقام معظم رهبري در حوزه تعاون محقق شود. 

مخبر توجه به محرومان و مناطق محروم کشور را از مهم ترین دغدغه هاي امام خمینی (ره) و مقام معظم رهبري برشمرد و افزود: جغرافیاي
مناطق محروم به مناطقی اطلاق شده است که اتفاقا می توانند منشاء تحول و پیشرفت باشند. مناطق محروم و روستایی کشور سرشار از

 
زیبایی و ظرفیت هستند و اگر به ظرفیت هاي آنها توجه کنیم می توانند بستر تحول و پیشرفت را فراهم کنند. 

وي با بیان اینکه متاسفانه بروکراسی در کشور ریشه دوانده است، اظهار کرد: یکی از رویکرد هاي اصلی این دولت راه اندازي و تکمیل دولت

 
الکترونیک است تا مشکلات مربوط به بروکراسی به حداقل ممکن کاهش یابد. 

معاون اول رئیس جمهور با بیان اینکه در سال هاي آینده اقتصاد دیجیتال بخش قابل توجهی از اقتصاد دنیا را شامل خواهد شد، گفت: ابزار
اقتصا د دیجیتال علم و تکنولوژي است و خوشبختانه در اقصی نقاط کشور نیروي انسانی تحصیلکرده، کارآمد و آشنا به فناوري وجود دارد که

 
با اتکا به این ظرفیت می توانیم در هر نقطه از کشور خلق ثروت کنیم. 

مخبر افزود: باید کار ها را به دست مردم بسپاریم و امور را به مردم واگذار کنیم که این امر با توسعه تعاونی ها قابل انجام است و تعاونی ها

 
می توانند خدمات را با استفاده از فناوري و نرم افزار هاي مختلف به منازل مردم ببرند. 

وي با انتقاد از وجود برخی فرایند هاي نادرست که منجر به گرانی کالا می شود، به قیمت گوشت و برخی محصولات زراعی و باغی در بازار
اشاره و بیان کرد: برخی محصولات با قیمت پایین از کشاورز و تولید کننده خریداري می شود و به قیمت چند برابر بیشتر به دست مصرف
کننده می رسد که می توانیم با راه اندازي و توسعه تعاونی ها و با استفاده از نرم افزار ها و امکانات فناوري هاي نوین قیمت مصرف کننده را

کاهش دهیم.  



معاون اول رئیس جمهور با یادآوري اینکه اول انقلاب 25 درصد مردم شهر نشین و 75 درصد ساکن روستا ها بودند و مایحتاج خود را
خودشان تأمین می کردند، گفت: امروز وضعیت برعکس شده و 75 درصد مردم شهرنشین و در حقیقت مصرف کننده هستند که حلقه

مفقوده در این زمینه که می تواند این مشکل را برطرف کنند تعاونی ها هستند.  

وي با قدردانی از وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و سایر مدیران این دستگاه اجرایی تأکید کرد: دولت با تمام توان براي تقویت بخش تعاون و

خدمت به تعاون گران آمادگی دارد.  

 
مخبر به همراه وزیر تعاون از نمایشگاهی که در حاشیه این مراسم برپا شده بود، بازدید کرد. 

همچنین در این مراسم حجت االله عبدالملکی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تبریک ایام االله دهه مبارك فجر گفت: دولت سیزدهم تلاش

 
می کند تا به عنوان نخستین دولت سنگ بناي حرکتی ماندگار و اصیل براي توسعه تعاونی ها در کشور ایجاد کند. 

وي افزود: نام این وزارتخانه را به جهت اینکه با 60 میلیون از مردم کشور به طور مستقیم ارتباط دارد وزارت مردم نام نهاده ایم چرا که آحاد

 
جامعه در امور معیشتی، اشتغال، تعاون و آسیب هاي اجتماعی با این وزارتخانه سرو کار دارند. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی همچنین به سیاست هاي ابلاغی مقام معظم رهبري در زمینه اقتصاد مقاومتی اشاره کرد و گفت: طبق
سیاست هاي اقتصاد مقاومتی مشارکت آحاد مردم در اقتصاد در اولویت است که حوزه تعاون بستر اساسی، اسلامی و ایرانی براي این

 
مشارکت گسترده مردمی در اقتصاد کشور است. 

عبدالملکی همچنین به دستورات قرآنی براي ایجاد امر تعاون در جامعه اسلامی اشاره کرد و افزود: فعالیت در حوزه تولید، اشتغال، رفاه و

 
معیشت مردم از مصادیق تقوا هستند که در این وزارتخانه تلاش داریم این موارد و حوزه تعاون در کشور گسترش یابد. 

عبدالملکی ضمن تشریح برنامه هاي وزارت تعاون در پنج ماه گذشته تأکید کرد: چهار کلان پروژه در چند ماه گذشته در این وزارتخانه
پیگیري شده است، یکی از این موارد بحث اشتغال و زیست بوم اشتغال جمهوري اسلامی است که بستر هاي اصلی همکاري طرف هاي

 
دولتی و مردمی در این خصوص تبیین شده است. 

وي ساماندهی صندوق هاي بازنشستگی و تامین اجتماعی و رفع مسئله این صندوق ها را از دیگر برنامه هاي وزارت تعاون برشمرد و افزود:
اصلاح نظام مدیریت شرکت هاي تامینی صندوق هاي این وزارتخانه از دیگر اقداماتی بود که در چند ماه گذشته پیگیري شد و 600 شرکت

 
که بازدهی مناسبی نداشتند شناسایی شد و تیم مدیریتی آن ها تغییر یافته است. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: آخرین اقدام و برنامه مهم وزارت تعاون در چهار ماه گذشته برنامه ریزي براي رفع فقر مطلق در کشور

 
است و تا اردیبهشت ماه سال آینده برنامه اي جامع براي ریشه کنی فقر مطلق در کشور ارائه می شود. 

وي تصریح کرد: در کنار این چهار طرح و اقدام وزارت تعاون 200 فعالیت زمینه اي در ده محور در حوزه هاي اشتغال، تعاون، آسیب هاي

 
اجتماعی، رسیدگی به وضعیت سالمندان و معلولان، فعالیت هاي اقتصادي و مبارزه با مفاسد اقتصادي انجام شده است. 

عبدالملکی همچنین شناسایی و حل مشکلات بیش از 1500 تعاونی در کشور، شناسایی 214 طرح سرمایه گذاري جدید در بخش تعاون، راه
اندازي 975 تعاونی جدید با 23 هزار عضو و ظرفیت اشتغال زایی 20 هزار نفر، اختصاص اعتبارات لازم با کمک بانک تعاون به تعاونی هاي

 
سراسر کشور و همچنین برگزاري 245 رویداد در حوزه تعاون را از اقدامات مهم معاونت تعاون وزارت تعاون برشمرد. 



همچنین مهدي مسکنی معاون امور تعاون وزارت تعاون نیز با اشاره به فعالیت هاي بخش تعاونی کشور در زمینه هاي صیادي، تولید میگو،
گوشت، محصولات باغی، تخم مرغ، حمل و نقل، باربري، تولید خوراك دام و طیور، ادامه داد: وزارت تعاون ظرفیت هاي بسیار خوبی از جمله
انجمن علمی تعاون، اتاق تعاون، بانک تعاون و اندیشکده هاي مختلف دارد که می تواند به رشد فرهنگ و فعالیت بخش تعاون در کشور

 
کمک کند. 

وي با تأکید بر اینکه امروز در جامعه باور به تعاون به درستی تبیین نشده است بر ضرورت تقویت باور به بخش تعاونی در کشور تاکید کرد و
گفت: 4 هزار میلیارد تومان جریان نقدینگی در کشور را می توان با کمک بخش تعاون براي کمک به حل مسائل جامعه و تولید استفاده کرد.



نخستین کانون فرهنگی و تربینی شهرستان کارون افتتاح شد

منبع: ایرناشماره خبر:  411  |  تاریخ: 1400/11/21

اهواز- ایرنا- همزمان با سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی اولین کانون فرهنگی- تربیتی شهرستان کارون با نام « شهید تقوي فر» در
این شهرستان افتتاح شد.

اهواز- ایرنا- همزمان با سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی اولین
کانون فرهنگی- تربیتی شهرستان کارون با نام « شهید تقوي

 
فر» در این شهرستان افتتاح شد. 

به گزارش ایرنا مدیر کل کمیته امداد امام خمینی (ره)
خوزستان پنجشنبه در آیین افتتاح این کانون که با حضور امام
جمعه و فرمانده سپاه و بسیج این شهرستان انجام گرفت بیان
کرد:کانون هاي فرهنگی استان باید به عنوان پایگاه هاي
توانمندسازي فکري ومهارتی مددجویان مجدانه به فعالیت

 
هاي اشتغال زایی بپردازند. 

شیبه گفت: امید است نوجوانان و جوانان کانون فرهنگی تربیتی « شهید تقوي فر» با حضور در برنامه هاي فرهنگی این مجموعه با ارزش ها

 
و راه شهدا اشنا شوند و ادامه دهنده راه آن بزرگن باشند. 

وي گفت: کانون فرهنگی تربیتی « شهید تقوي فر»در راستاي برگزاري کارگاه هاي آموزشی و فرهنگی در بخش هاي مختلف از جمله

 
تحصیلی،مهارتی، اعتقادي ویژه همه اقشار جامعه به ویژه دانش آموزان و دانشجویان راه اندازي شده است. 

مدیر کل کمیته امداد امام (ره) خوزستان ادامه داد: برنامه هاي آموزشی، مهارت هاي زندگی، کلاس هاي تقویتی و روش مقابله با آسیب

 
هاي اجتماعی از اهم خدمات کانون هاي فرهنگی تربیتی براي مددجویان خوزستانی است. 

شیبه افزود: همچنین کانون هاي فرهنگی تربیتی استان برنامه هاي متنوع دیگري همچون دوره هاي اخلاق اسلامی، کتابخوانی، شادي و

 
خلاقیت، خداشناسی، سبک زندگی اهل بیت، ورزش و تندرستی، قرآن و مشاوره اجتماعی را براي مددجویان ارائه می کنند. 

شهرستان کارون با مرکزیت شهر کوت عبداالله است در 12 بهمن ماه 1391 با انتزاع از بخش مرکزي شهرستان اهوازبه عنوان شهرستان

 
نامگذاري شد. 

 
در خوزستان 130 هزار خانواده زیر پوشش کمیته امداد امام (ره) هستند. 

 
برچسب ها 

 
- خوزستان 

- کارون  

 
- دهه فجر 

 
پروندهٔ خبري 

- فجر انقلاب؛ 43 سال ایستادگی





واگذاري خودرو به مددجویان کمیته امداد

منبع: روزنامه نصف جهانشماره خبر:  412  |  تاریخ: 1400/11/21

رئیس کمیته امداد امام خمینی (ره) شهرستان سمیرم گفت: 40 دستگاه خودرو وانت نیسان و 20 دستگاه تاکسی با ارائه تسهیلات

 
قرض الحسنه به مددجویان تحت پوشش واجد شرایط واگذار شد. 

اردشیر فرخ وند اظهار داشت: تعداد 40 دستگاه خودرو وانت نیسان، 10 دستگاه تاکسی درون شهري و 10 دستگاه تاکسی برون شهري با

 
ارائه تسهیلات قرض الحسنه به مددجویان تحت پوشش واجد شرایط واگذار گردید. 

وي افزود: در اجراي این طرح مددجویان مستعد به کار و داراي گواهینامه براي تحویل خودرو از اولویت خاصی برخوردار بوده و توسط گروه
کارشناسی کمیته امداد مورد ارزیابی قرار خواهند گرفت و متقاضیان واجد شرایط پس از انجام بررسی هاي لازم مورد تأیید نهایی قرارگرفته

و دریافت تسهیلات پس از معرفی کمیته امداد انجام خواهد شد.  

فرخ وند تصریح کرد: ایجاد اشتغال پایدار براي مددجویان تحت پوشش، از مهم ترین اهداف اجراي این طرح است که در سال 1400 تعداد
40 دستگاه خودرو وانت نیسان و 10 تاکسی درون شهري 10 دستگاه تاکسی برون شهري با مساعدت سه جانبه کمیته امداد، بانک ملی

 
ایران و صندوق کارآفرینی امید در اختیار مددجویان قرارگرفته است. 

وي بیان کرد: بر اساس تفاهم نامه به امضا رسیده اقساط تسهیلات ارائه شده به متقاضیان خودرو باید طی مدت 7 سال از سوي مددجویان
مذکور بازپرداخت شود و با توجه به اینکه خودروهاي یادشده، خودرو کار هستند هیچ گونه امکان خریدوفروش براي مددجویان تحویل

 
گیرنده امکان پذیر نخواهد بود زیرا که این افراد طبق قانون نیز حق هیچ گونه خرید و فروشی با هر عنوانی را ندارند. 

رئیس کمیته امداد امام (ره) شهرستان سمیرم خاطرنشان کرد: بر اساس پیش بینی هاي لازم باهدف ایجاد اشتغال پایدار و جلوگیري از
هرگونه خریدوفروش خودرو تحت هر شرایط و عنوان موجود، متقاضیان خودرو نیز نمی توانند اقساط تعیین شده براي مدت هفت سال را

باهدف آزادسازي سند خودرو زودتر از موعد مقرر پرداخت کنند.



بستر نقش آفرینی تعاونی ها را در تحول اقتصادي کشور فراهم می کنیم

منبع: نصرشماره خبر:  413  |  تاریخ: 1400/11/21

نصر: وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: با توجه به ظرفیت هاي تعاونی ها در مردمی کردن اقتصاد، بستر لازم براي نقش آفرینی
آنان را فراهم می کنیم. به گزارش نصر، «حجت االله عبدالملکی» روز پنجشنبه در آئین افتتاحیه همزمان 102 طرح بخش تعاون با حضور
معاون اول رئیس جمهور، اظهار داشت:  بر اساس گفتمان اسلام و سفارش قرآن کریم، تعاون برترین و مهم ترین بستر براي حضور مردم در

 
حوزه تحول اقتصادي کشور است. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی  مساله ساماندهی صندوق هاي بازنشستگی و تأمین اجتماعی، اصلاح نظام مدیریتی شرکت هاي تابعه و رفع
فقر مطلق را نیز از دیگر دستور کارهاي وزارت مردم عنوان کرد و گفت: شاخص هاي بررسی عملکرد دستگاه هاي اجرایی در حوزه تعاون نیز

 
تدوین می شود. 

وي با بیان اینکه بیش از 60 میلیون نفر در امور معیشتی و رفاهی با این وزارتخانه در ارتباط اند، افزود: بر اساس سیاست هاي اقتصاد

مقاومتی، تأکید ویژه اي بر نقش آفرینی مردم در کارآفرینی و اشتغال وجود دارد.  
عبدالملکی با بیان اینکه از زمان شروع به کار دولت سیزدهم، چهار کلان پروژه در وزارت مردم آغاز شده است، بیان داشت: زیست بوم ملی

 
اشتغال جمهوري اسلامی ایران براي تعیین شرح وظایف و تقسیم کار میان دولت و مردم در دست انجام است. 

وي ابراز امیدواري کرد: در سومین سال گام دوم انقلاب اسلامی و با روي کار آمدن دولت مردمی، تسریع در حرکت ماندگار به سمت تشکیل

 
تمدن نوین اسلامی رقم خورده است. 

در این مراسم  102 طرح تعاونی با اعتبار 2 هزار و 734 میلیارد تومان و اشتغالزایی هفت هزار و 81 نفر در حوزه هاي تولیدي، خدماتی،

 
توزیعی و مسکن به بهره برداري رسید. 

 
انتهاي پیام/ 

خبرگزاري ایرنا



بازگشت سریع سرمایه با افزایش سهم سی ان جی در سبد سوخت خودروها

منبع: نبض نفتشماره خبر:  414  |  تاریخ: 1400/11/21

مدیریت طرح سی ان جی شرکت ملی پخش فرآورده هاي نفتی ایران متولی طرح احداث، توسعه و بهره برداري از جایگاه هاي سی
ان جی کشور، طرح گازسوز کردن خودروهاي بنزین سوز و گازوئیل سوز، مسئولیت اجراي طرح ملی احداث و توسعه جایگاه هاي

سی ان جی کشور و همچنین پوشش سهم مصوب مصرف این سوخت پاك در سبد مصرف سوخت در ...

مدیریت طرح سی ان جی شرکت ملی پخش فرآورده هاي نفتی ایران متولی طرح احداث، توسعه و بهره برداري از جایگاه هاي سی ان
جی کشور، طرح گازسوز کردن خودروهاي بنزین سوز و گازوئیل سوز، مسئولیت اجراي طرح ملی احداث و توسعه جایگاه هاي سی ان جی
کشور و همچنین پوشش سهم مصوب مصرف این سوخت پاك در سبد مصرف سوخت در بخش حمل و نقل است که از لحاظ حجم پروژه در
دست اقدام و دستاوردهاي ناشی از اجراي طرح ، مسئولیت یکی از بزرگترین و موفقیت آمیزترین طرح هاي در دست اقدام وزارت نفت را در

 
دست دارد. 

به گزارش نبض نفت از شرکت ملی پخش فرآورده هاي نفتی ایران، محمدحسین باقري،
مدیر طرح سی ان جی شرکت ملی پخش فرآورده هاي نفتی از آخرین اقدامات انجام شده

در این حوزه گفت وگویی داشته که در ادامه می آید:.  

 
تاکنون چه تعداد خودرو در کشور گازسوز شده است؟ 

با توجه به این که جایگزینی سی ان جی با بنزین در سبد سوخت بخش حمل ونقل سبک
سبب افزایش صادرات بنزین و درآمدزایی براي کشور می شود، تاکنون و از طریق مصوبه
شوراي اقتصاد، بیش از 172 هزار و 250 خودروي عمومی در کشور تبدیل شده است که با

این تعداد، شمار خودروهاي گازسوز شده در کشور به بیش از چهار میلیون خودرو می رسد. این تعداد خودرو روزانه بیش از 23 میلیون

مترمکعب گاز مصرف می کنند که به همین میزان در مصرف بنزین در کشور نیز صرفه جویی می شود.  

همچنین تعداد پیمانکاران ما در حوزه تبدیل خودروها به دوگانه سوز با احتساب شرکت ایران خودرو (با امضاي قرارداد تولید 45 هزار خودرو
عمومی به دوگانه سوز) به هشت پیمانکار رسیده است و هم اکنون حدود 331 کارگاه پیمانکار در سراسر کشور تجهیز شده اند که کار تبدیل

 
خودروها را انجام می دهند. 

عملیات تبدیل رایگان کارگاهی خودروهاي وانت بار و تاکسی مسافر بر عمومی با استفاده از کارگاه هاي تبدیل طرف قرارداد در سراسر کشور
همچنان در دستور کار قرار دارد و خودروهاي تاکسی مسافربر اینترنتی نیز می توانند پس از معرفی از سوي نهادهاي مربوطه و ثبت اطلاعات
در سامانه معرفی شده از سوي شرکت ملی پخش، با پرداخت حدود 20 درصد از هزینه هاي تبدیل، از مزایاي طرح گاز سوزکردن یارانه اي

 
خودرو استفاده کنند. 

مسافربرهاي شخصی شامل خودروهاي مسافربر اینترنتی و آژانس هاي ساماندهی شده در زیرمجموعه وزارت کشور نیز شامل این مصوبه می
GCR.NIOPDC.IR شوند که اطلاعات این خودروها را از طریق وزارت کشور دریافت و در سامانه ثبت نام و تبدیل خودروها به آدرس
بارگذاري می کنیم و مالکان خودرو می توانند مراجعه و ثبت نام کنند. قرارداد ما با پیمانکاران تا سال 1401 است که در صورت استقبال از

 
طرح، امکان تمدید وجود دارد. 



 
سهم صنعت سی ان جی از اشتغال زایی در کشور چه میزان بوده است؟ 

دامنه اشتغال در این صنعت در حوزه احداث جایگاه از اپراتوران شاغل در جایگاه ها گرفته تا تکنسین هاي تعمیر و نگه داشت، همچنین
شرکت هاي سازنده تجهیزات جایگاه ها گسترده است. در بخش خودرویی نیز از کارگاه هاي نصب تا کارخانجات ساخت کیت و مخزن
گسترده، نیروي انسانی قابل توجهی فعالیت می کنند. در این صنعت همچنین در طول سال هاي اخیر در حوزه بازرسی و استاندارد در دو
بخش جایگاهی و کارگاهی، تعداد زیادي کارشناس جذب شرکت هاي بازرسی شده و به کسب تجربه پرداخته اند، بنابراین دامنه و تنوع شغل

 
هاي ایجاد شده در این صنعت بسیار گسترده است. 

در زمینه بومی سازي تجهیزات صنعت سی ان جی چه اقداماتی انجام شده است و توانمندي شرکت هاي داخلی در این زمینه چه میزان

 
است؟ 

هم اکنون در زمینه بومی سازي تجهیزات سی ان جی در حوزه ساخت قطعات گازسوز در خودروها، تمامی قطعات بومی سازي شده است. در

 
بخش جایگاهی نیز به جز بردهاي الکترونیک و قطعات خاص، بیش از 50 درصد از قطعات بومی سازي شده و ساخت داخل هستند. 

طرح هوشمندسازي جایگاههاي سی ان جی در چه مرحله اي قرار دارد؟  

در زمینه هوشمندسازي جایگاه هاي سی ان جی اقدامات اولیه در سال گذشته انجام شده است و فرآیند مناقصه آن نیز به زودي برگزار
خواهد شد. تعریف استانداردهاي مورد نیاز در حوزه ساخت جایگاه هاي سی ان جی و تبدیل خودرو، در ابتداي این طرح از سوي کارشناسان
شاغل در مدیریت طرح در دستور کار قرار گرفت و بعدها براي تعریف استاندارد ملی، هماهنگی هاي لازم با سازمان ملی استاندارد به عمل
آمد و کارشناسان مدیریت طرح با استفاده از تجارب کسب شده با همکاري سازمان ملی استاندارد، مبادرت به تعریف استاندارد ملی در حوزه
ساخت جایگاه ها و تبدیل کارگاهی خودرو شدند. یکی دیگر از پروژه هاي در دستور کار مدیریت طرح سی ان جی در زمینه پیاده سازي
استانداردهاي این صنعت، طرح هوشمندسازي جایگاه هاي سی ان جی در سراسر کشور است که اجراي آن نقش موثري در کاهش خطرات

 
استفاده از خودروهاي غیراستاندارد ایفا خواهد کرد. 

سطح ایمنی خودروهاي تبدیل شده برابر استاندارد ملی است و اگر معاینه فنی خودروهاي دوگانه سوز به صورت عادي انجام شود، ما شاهد
هیچ گونه حادثه اي در جایگاه ها نخواهیم بود. این باور که مخازن سی ان جی مخاطراتی دارد، صحیح نبوده و با قاطعیت می گوییم هر
حادثه اي که در این خودروها رخ داده، به دلیل دست کاري مخازن و تبدیل در کارگاه هاي غیرمجاز بوده است. طراحی و ساخت مخازن
جایگاه هاي سی ان جی داراي استانداردهاي سخت گیرانه اي است و به اندازه کافی ایمن هستند و در طول عمر مخازن با رعایت بازرسی
هاي ادواري و انجام معاینه فنی، ایمنی کامل دارند. البته بحث نگهداري و نحوه استفاده از این مخازن نیز مهم است که باید در شرایط

 
استاندارد مورد استفاده قرار گیرند. 

مهم ترین آیتم در معاینه فنی سالانه، کنترل و بازرسی مخازن سی ان جی خودروها است که باید مطابق استانداردهاي مربوطه و چک لیست

 
هاي پیش بینی شده بررسی و کنترل شوند و در صورت تایید در این فرآیند مورد استفاده قرار گیرند. 

دیگر برنامه هاي شما براي افزایش سهم سی ان جی در سبد سوخت خودروها چیست؟  

گازسوز کردن قطارهاي سراسري در کشور یکی دیگر از طرح هاي ما براي افزایش سهم سی ان جی در سبد سوخت کشور است که اجراي

 
آن با توجه به مصرف سوخت بالاي ناوگان حمل ونقل ریلی، می تواند صرفه جویی قابل توجهی در مصرف نفت گاز کشور داشته باشد. 

جایگزینی هر مترمکعب سی ان جی با بنزین، کمک به اقتصاد کشور است و علاوه بر آن مازاد بنزین حاصل از جایگزینی با گاز به عنوان



سوخت خودرو، امکان افزایش صادرات فرآورده هاي نفتی در کشور را فراهم خواهد کرد. علاوه بر آن باید بگوییم سی ان جی یکی از
بزرگترین پروژه ها و یا تنها پروژه در صنعت نفت است که علاوه بر بازگشت سرمایه در حین اجرا، به سرعت به سوددهی رسیده است.
بنابراین خودروهاي عمومی پرمصرف بر اساس مصوبه اي که وجود دارد، می توانند با مراجعه به سامانه یادشده و انجام فرآیند تبدیل ضمن

 
صرفه اقتصادي شخصی به اقتصاد ملی کشور نیز کمک کنند. 

برچسب ها: نبض نفت ، سی ان جی ، شرکت ملی پخش فرآورده هاي نفتی ایران ، خودروهاي دوگانه سوز ، حمل و نقل



توسعه صنعتی سمنان با راه اندازي 250 واحد تولیدي

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  415  |  تاریخ: 1400/11/21

رئیس سازمان صمت استان سمنان: شمار واحد هاي صنعتی تازه به تولید رسیده این استان تا پایان امسال به 250 واحد می رسد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما؛ مرکز سمنان ،علی تشنه دل در بخش گفت و گوي خبر سمنان گفت: این واحد ها زمینه اشتغال 5

 
هزار نفر را فراهم می کند. 

وي با بیان اینکه در دهه فجر امسال 20 واحد تولیدي در استان سمنان به بهره برداري رسید گفت: این استان در زمینه معادن، فرآوري و

 
جلوگیري از خام فروشی بخصوص معادن پلی متال (فلز) و صادرات و تجارت موفق عمل کرده است. 

{sepehr_media_7620781_400_300$}



بهره مندي دزفولی ها از طرح هاي تولیدي خدماتی دهه فجر

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  416  |  تاریخ: 1400/11/21

همزمان با دهه مبارك فجر، سه طرح تولیدي خدماتی با صرف 380 میلیارد ریال با حضور مسوولان محلی در دزفول بهره برداري
شد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز خوزستان ، این طرح ها شامل افتتاح مرکز معاینه فنی خودرو هاي سبک چهارم خرداد روبروي
گلزار شهداي شهیدآباد، طرح تولید سطل زباله فلزي و چرخ صنعتی شرکت اکسین مهتاب صدف واقع در شهرك صنعتی شماره 2 و واحد

 
تولیدي پلاستیک جوهر واقع در شهرك صنعتی شماره یک هستند. 

نماینده مردم دزفول در مجلس شوراي اسلامی روز پنجشنبه در
آیین بهره برداري از این طرح ها با گرامیداشت دهه فجر گفت: امروز
مرکز معاینه فنی شمال خوزستان با حمایت فرماندار و بخش
خصوصی بدون گرفتن هیچگونه تسهیلاتی افتتاح شد که البته باید

 
این حمایت ها بیشتر شود. 

سیداحمد آوایی هزینه راه اندازي مرکز معاینه فنی دزفول را 40
میلیارد ریال اعلام کرد و افزود: با راه اندازي این مرکز بخش زیادي

 
از مشکلات مردم حل خواهد شد. 

وي با بیان اینکه در گام دوم مرکز معاینه فنی خودرو هاي سنگین نیز راه اندازي خواهد شد، ادامه داد: وظیفه ما حمایت از بخش خصوصی

 
در تمام زمینه ها است. 

نماینده مردم دزفول در مجلس شوراي اسلامی اظهارداشت: مسوولان پیگیر راه اندازي مرکز معاینه فنی خودرو هاي سنگین نیز هستند تا بار

 
زیادي از مشکل ترافیکی و گرفتاري مردم حل شود. 

وي با بیان اینکه تردد به مرکز استان با راه اندازي این مرکز به حداقل می رسد، افزود: طرح دیگر نیز بهره برداري از شرکت رایان پلاستیک
است که توسط افراد تحصیل کرده و عضو هیات علمی دانشگاه اجرا شده و کیسه پلاستیک با قیمت مناسب و کیفیت بالا تولید می کند که

 
قابلیت رقابت دارد. 

فرماندار ویژه دزفول نیز گفت: دومین مرکز معاینه فنی با نام چهارم خرداد بهره برداري شد که پیگیري نماینده، اعضاي شوراي شهر و

 
شهرداري که این ملک را براي راه اندازي این مرکز در اختیار بخش خصوصی قرار دادند جاي قدردانی دارد. 

علی فرهمندپور افزود: در فاز دوم مرکز معاینه فنی ماشین هاي سنگین که یکی از مطالبه هاي مهم مردم است نیز در آینده افتتاح خواهد

 
شد. 

وي ادامه داد: طرح دیگر نیز دستگاه ها و مخازن فلزي از جمله سطح زباله تولید می کند که فعالیت این طرح ها با ارائه تسهیلات افزایش



 
خواهند یافت. 

مسعود نوري پور سرپرست اداره حفاظت محیط زیست شهرستان دزفول نیز گفت: در این مرکز که دومین مرکز معاینه فنی دزفول است

 
کالیبراسیون خودرو هاي سبک گازي و بنزینی انجام می شود. 

وي افزود: با توجه به وجود خودرو هاي سنگین براي حمل و نقل کشاورزي در دزفول، راه اندازي مرکز معاینه فنی خودرو هاي سنگین نیز

 
نیاز است که مجوز آن گرفته شده و امیدواریم به زودي راه اندازي شود. 

رئیس اداره صنعت، معدن و تجارت دزفول نیز گفت: با بهره برداري از طرح اکسین مهتاب صدف تولید کننده سطل زباله فلزي و چرخ

صنعتی براي 25نفر به صورت مستقیم اشتغالزایی شده و براي اجراي آن 220 میلیارد ریال هزینه شده است.  

محمد غلامی با بیان اینکه 120 میلیارد ریال براي اجراي طرح تولید نایلون هزینه شده است، افزود: با اجراي طرح تولید نایلون رایان

پلاستیک براي 20 نفر اشتغالزایی شده است.  

وي ادامه داد: این 2 طرح متقاضی تسهیلات بانکی هستند که به استان معرفی و شامل مصوبه ستاد تسهیل و تبصره 18 سازمان صمت شده

 
اند که به بانک معرفی شدند. 

 
بیشتر بخوانید : احداث پروژه هاي آبرسانی در بهبهان به مناسبت دهه فجر + عکس 

غلامی گفت: با اجراي این سه طرح براي 60 نفر اشتغال مستقیم و 180 نفر اشتغال غیرمستقیم ایجاد شده است.  

101 طرح به مناسبت دهه فجر در دزفول بهره برداري می شود.



هم افزایی شرکت هاي بزرگ اقتصادي راهبردي موثر براي مقابله با تحریم هاست

منبع: فصل سیاستشماره خبر:  417  |  تاریخ: 1400/11/21

فصل سیاست - تهران - عضو کمیسیون انرژي مجلس شوراي اسلامی گفت: هم افزایی شرکت هاي بزرگ اقتصادي براي رونق تولید
راهبردي موثر براي مقابله با تحریم هاي ظالمانه است.

فصل سیاست - تهران - ایرنا - عضو کمیسیون انرژي مجلس
شوراي اسلامی گفت: هم افزایی شرکت هاي بزرگ اقتصادي
براي رونق تولید راهبردي موثر براي مقابله با تحریم هاي

 
ظالمانه است. 

«علیرضا ورناصري قندعلی» روز پنجشنبه در گفت و گو با
خبرنگار پارلمانی ایرنا درباره آغاز 48 طرح بزرگ صنعتی که
17 بهمن ماه فرمان اجرایی آن از سوي رییس جمهور صادر

شد، اظهار داشت: هدف گذاري دولت سیزدهم، مجلس به ویژه کمیسیون هاي انرژي، صنایع و معادن، اقتصاد، تلفیق بودجه 1401، بهبود

 
معیشت مردم شریف ایران و تحقق رشد اقتصادي هشت درصدي است. 

عضو کمیسیون انرژي مجلس شوراي اسلامی افزود: در این راستا هم افزایی شرکت هاي بزرگ اقتصادي در رونق تولید، افزایش صادرات و

اشتغال زایی بسیار ضروري و از راهبردهاي موثر براي مقابله با تحریم هاي ظالمانه است.  
نماینده مردم مسجد سلیمان در مجلس شوراي اسلامی با اشاره به جزییات 48 طرح صنعتی کشور عنوان کرد: عملیات اجرایی 48 طرح
بزرگ صنعتی کشور با اعتباري معادل 19 میلیارد دلار با هدف توسعه متوازن در کشور و ایجاد رونق اقتصادي در 13 استان و 27 شهرستان

انجام می شود.  
ورناصري تاکید کرد: طبق پیش بینی ها انتظار می رود 11 میلیارد دلار صادرات سالانه، تولید 54 میلیون تن محصول معدنی، فلزي و
پتروپالایشی، معادل 20 میلیارد دلار درآمد سالانه پس از بهره برداري و ایجاد 21 هزار شغل مستقیم و 64 هزار شغل غیرمستقیم به عنوان

 
بخشی از ظرفیت هاي این طرح عظیم پس از بهره برداري محقق شود. 

وي با بیان اینکه این طرح توسط هفت شرکت بزرگ و داراي پشتوانه مالی مطلوب انجام می شود، تصریح کرد: گروه پیشرانان پیشرفت ایران
این هفت شرکت را در یک بخش واحد به گردهم آورده و از طریق منابع مرتبط به سود انباشته خود، سرمایه گذاري ویژه ارزي و ریالی براي

 
سال آینده را متعهد شده اند. 

ورناصري با ابراز امیدواري از اینکه اقتصاد ملی از آثار مثبت این طرح بزرگ برخوردار می شود، تصریح کرد: 42 طرح این طرح با وزارت
صنعت، معدن و تجارت و 6 طرح دیگر با وزارت نفت خواهد بود. همچنین سهم طرح هاي معدن و صنایع معدنی از این بخش نزدیک به 7.8

 
میلیارد دلار و بقیه هم در حوزه پتروشیمی است. 

این نماینده مجلس یازدهم ادامه داد: باتوجه به تنوع طرح هاي این طرح بزرگ، ظرفیت تولید این محصولات شامل توسعه، اکتشاف، افزایش

 
حفاري ها و تکمیل زنجیره تأمین صنایع پایین دست بخش معدن و صنایع معدنی خواهد بود. 

عضو کمیسیون انرژي مجلس شوراي اسلامی تاکید کرد: بیان این نکته ضروري است که توجه و امیدآفرینی در راستاي بهره وري این طرح با
در نظر گرفتن نیاز زنجیره تولید و ایجاد ارزش افزوده و اشتغالزایی، توازن در زنجیره ها براي ممانعت از تکرار سرمایه گذاري هاي اشباع شده
و حرکت به سوي جایگزین کردن حلقه هاي مفقوده بر اساس آمایش سرزمین و توجه به مناطق کمتر توسعه یافته از محورهاي مهم این

 
طرح عظیم ملی است. 



ورناصري خاطر نشان کرد: در نظر داشته باشیم که نیمی از محصولات معدنی، فلزي و پتروپالایشی در کارخانه هاي داخلی به دلیل عدم
شمول تحریم ها بر این محصولات می توانند در بازارهاي بین المللی به عنوان بازارهاي هدف به فروش برسند و در این طرح این موارد به

 
خوبی دیده شده است. 

نماینده مردم مسجد سلیمان تاکید کرد: مجلس یازدهم در سرعت بخشی اجراي این طرح ها از هیچ همکاري با دولت سیزدهم دریغ نمی

 
کند و حتی در قالب طرح یا لایحه اي که از سوي دولت ارائه شود، حسن نیت خود به مانند سابق اثبات می کند. 

به گزارش فصل سیاست ، یکشنبه 17 بهمن ماه عملیات اجرایی 48 طرح بزرگ صنعتی با تمرکز در حوزه پتروشیمی با فرمان آیت االله «سید

ابراهیم رئیسی» رییس جمهور، آغاز شد.  
اجراي این 48 طرح در 13 استان و 27 شهرستان با ارزش تقریبی 500 هزار میلیارد تومان و طرح آب رسانی به 10 هزار روستا با سرمایه

گذاري 19 هزار میلیاردي انجام می شود.



دولت با تمام توان آماده تقویت بخش تعاون است

منبع: فصل سیاستشماره خبر:  418  |  تاریخ: 1400/11/21

فصل سیاست - معاون اول رییس جمهور 102 طرح بخش تعاون را بصورت همزمان و متمرکز در سراسر کشور افتتاح کرد.

فصل سیاست - معاون اول رییس جمهور 102 طرح بخش
تعاون را بصورت همزمان و متمرکز در سراسر کشور افتتاح

 
کرد. 

به گزارش فصل سیاست، محمد مخبر صبح امروز (پنجشنبه)
همزمان با ایام دهه فجر و در آستانه سالگرد پیروزي انقلاب
اسلامی با حضور در وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، ضمن
افتتاح همزمان این طرح ها که از طریق ویدئو کنفرانس و

 
ارتباط با استان هاي مختلف صورت گرفت به همراه وزیر تعاون از نمایشگاهی که در حاشیه این مراسم برپا شده بود نیز بازدید کرد. 

معاون اول رییس جمهور در آیین افتتاح این طرح ها، با تبریک سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی و گرامیداشت یاد امام و شهدا، از تعاونی ها
بعنوان بهترین نماد مشارکت مردم در امور اقتصادي و اجتماعی یاد کرد و گفت: تعاون در حقیقت حلقه گمشده براي حصول نتیجه پایدار در

 
امور اقتصادي، تولیدي و خدماتی است. 

وي با اشاره به تاکید مقام معظم رهبري مبنی بر لزوم فعال شدن نهضت جهاد تبیین در کشور تصریح کرد: یکی از موضوعاتی که حتماً باید
در خصوص آن تبیین صورت گیرد، سیره و زندگی امام خمینی(ره) است، امام راحل روزهاي سختی را داشت، البته این روزهاي سخت در
زندان و غربت نبود بلکه روزهاي سخت امام(ره) به دلیل تنهایی در تفکر و مسیر بوده است. باید این موضوعات را همواره مرور کنیم و بدانیم

 
که خون دلهایی که اولیاي خدا طی 1500 سال متحمل شده اند تا این نظام به دست ما رسیده، عادي نبوده است. 

معاون اول رییس جمهور در ادامه سخنان خود با بیان اینکه همه ما نسبت به مقام معظم رهبري در خصوص تعاونی ها دین و بدهی داریم
گفت: ایشان همواره بر موضوع تعاون تاکید داشته اند و در 20 سال اخیر همواره بر موضوعاتی نظیر اقتصاد، معیشت، تولید، اقتصاد مقاومتی،

 
سبک زندگی و تعاونی سخن گفته اند اما آنطور که باید به این موضوعات در کشور توجه نشده است. 

مخبر با بیان اینکه واژه «مردم» از کلید واژه هاي پرتکرار امام خمینی(ره) و مقام معظم رهبري بوده است، افزود: موضوع دیگري که همواره

در سخنان امام و رهبري بر آن تاکید شده عدالت است چرا که عدالت در حقیقت ممیزه یک حکومت حق و ناحق است.  
وي ایجاد بستر مسئولیت پذیري توسط آحاد جامعه را از هنرهاي گرانقدر امام و رهبري عنوان کرد و گفت: امام خمینی(ره) بستر نقش
آفرینی مردم را در همه زمینه ها مهیا کرد و انقلاب اسلامی و دفاع مقدس با اتکا بر همین موضوع به نتیجه رسید ضمن آنکه استفاده از
نقش مردم در مدیریت مقام معظم رهبري نیز بسیار پررنگ است و ایشان تمامی مشکلات کشور حتی مسائل امنیتی، سیاسی و فرهنگی را

 
نیز با اتکا بر نقش مردم حل و فصل کرده اند. 

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه در زمینه اشتغال و تولید به روش هاي مختلفی در کشور عمل می شود، تصریح کرد: اشتغال خرد،
اشتغال خانگی و بنگاه هاي کوچک و متوسط همگی از حلقه مفقوده اي رنج می برند و بعنوان نمونه در بازدیدهایی که دیروز از واحدهاي
تولیدي شهرستان ورامین و پیشوا داشتم نیز ضعف و نقصی در برخی از این واحدها وجود داشت و آن ضعف این بود که هر یک از این

 
واحدها بصورت انفرادي بودند و مدیریت یکپارچه اي براي تامین بازار، پشتیبانی و آموزش براي این واحدها وجود نداشت. 

مخبر با تاکید بر اینکه وجود تعاونی ها می تواند این ضعف ها را برطرف کند و حلقه مفقوده را جبران کند، گفت: یکی از برکات وجود تعاونی
ها اتحادي است که میان افراد ایجاد می کند و به دلیل آنکه اعضاي تعاونی ها سرنوشت و منافع مشترك دارند انرژي آنها مضاعف شده و با



هم افزایی و همگرایی بیشتر فعالیت می کنند.  
معاون اول رییس جمهور با اشاره به بازدید خود از نمایشگاه تعاونی ها و همچنین نمایشگاهی که چند روز گذشته از دستاوردهاي مرتبط با
حوزه دانش بنیان مورد بازدید قرار داد، افزود: وجود این همه ظرفیت و استعداد در کشور می تواند بستر هاي لازم را براي بی نیازي از نفت و

منابع طبیعی فراهم کند.  
وي ادامه داد: کشور ما غرق در ظرفیت ها و نعمت هاي خدادادي است و با توجه به زیرساخت هایی که طی سالیان اخیر در کشور ایجاد
شده، براي هر یک از مشکلات معیشتی، فقر، اشتغال و مسائل تولید راه حل هاي متعددي وجود دارد که اگر به این ظرفیت ها اتکا کنیم می

 
توانیم مسائل را برطرف نماییم. 

مخبر با بیان اینکه یکی از کلیدي ترین روش ها که می تواند زمینه برون رفت از شرایط موجود را فراهم کند استفاده از تعاونی ها
است،اظهار داشت: وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی مشکلات و مسائل تعاونی ها را احصاء و در دولت ارائه دهد تا مصوبات لازم براي حل این

 
مسائل به تصویب برسد. 

معاون اول رییس جمهور افزود: حل بسیاري از مشکلات تعاونی ها نیاز به منابع مالی و سرمایه گذاري ندارد بلکه با تصمیمات مدیریتی می

 
توان این مسائل را برطرف کرد و وظیفه اصلی دولت نیز این است که تصمیمات به موقع و به جا براي حل مشکلات اتخاذ کند. 

وي از وجود بروکراسی و سنگین بودن دولت و نیز تعدد مراکز تصمیم گیري به عنوان یکی از مشکلات پیش روي کشور یاد کرد و گفت: باید

تلاش کنیم گام هاي بلندي براي حل مشکلات بخش تعاون برداریم تا مطالبه مقام معظم رهبري در حوزه تعاون محقق شود.  
مخبر در بخش دیگري از سخنان خود توجه به محرومین و مناطق محروم کشور را از مهمترین دغدغه هاي امام خمینی(ره) و مقام معظم
رهبري برشمرد و افزود: جغرافیاي مناطق محروم به مناطقی اطلاق شده است که اتفاقا می توانند منشاء تحول و پیشرفت باشند. مناطق
محروم و روستایی کشور سرشار از زیبایی و ظرفیت هستند و اگر به ظرفیت هاي آنها توجه کنیم می توانند بستر تحول و پیشرفت را فراهم

کنند.  
وي با بیان اینکه متاسفانه بروکراسی در کشور ریشه دوانده است، اظهار داشت: یکی از رویکردهاي اصلی این دولت راه اندازي و تکمیل دولت

 
الکترونیک است تا مشکلات مربوط به بروکراسی به حداقل ممکن کاهش یابد. 

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه در سالهاي آینده اقتصاد دیجیتال بخش قابل توجهی از اقتصاد دنیا را شامل خواهد شد، گفت: ابزار
اقتصا د دیجیتال علم و تکنولوژي است و خوشبختانه در اقصی نقاط کشور نیروي انسانی تحصیلکرده، کارآمد و آشنا به فناوري وجود دارد که

 
با اتکا به این ظرفیت می توانیم در هر نقطه از کشور خلق ثروت کنیم. 

مخبر افزود: باید کارها را به دست مردم بسپاریم و امور را به مردم واگذار کنیم که این امر با توسعه تعاونی ها قابل انجام است و تعاونی ها

می توانند خدمات را با استفاده از فناوري و نرم افزارهاي مختلف به منازل مردم ببرند.  
وي با انتقاد از وجود برخی فرایندهاي نادرست که منجر به گرانی کالا می شود، به قیمت گوشت و برخی محصولات زراعی و باغی در بازار
اشاره و خاطر نشان کرد: برخی محصولات با قیمت پایین از کشاورز و تولید کننده خریداري می شود و به قیمت چند برابر بیشتر به دست
مصرف کننده می رسد که می توانیم با راه اندازي و توسعه تعاونی ها و با استفاده از نرم افزارها و امکانات فناوري هاي نوین قیمت مصرف

 
کننده را کاهش دهیم. 

معاون اول رییس جمهور با یادآوري اینکه اول انقلاب 25 درصد مردم شهر نشین و 75 درصد ساکن روستاها بودند و مایحتاج خود را
خودشان تامین می کردند، گفت: امروز وضعیت برعکس شده و 75 درصد مردم شهرنشین و در حقیقت مصرف کننده هستند که حلقه

 
مفقوده در این زمینه که می تواند این مشکل را برطرف کنند تعاونی ها هستند. 

وي با قدردانی از وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و سایر مدیران این دستگاه اجرایی تاکید کرد: دولت با تمام توان براي تقویت بخش تعاون و

خدمت به تعاون گران آمادگی دارد.  
همچنین در این مراسم حجت االله عبدالملکی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی نیز با تبریک ایام االله دهه مبارك فجر گفت: دولت سیزدهم

 
تلاش می کند تا بعنوان اولین دولت سنگ بناي حرکتی ماندگار و اصیل براي توسعه تعاونی ها در کشور ایجاد کند. 

وي ادامه داد: نام این وزارتخانه را به جهت اینکه با 60 میلیون از مردم کشور به طور مستقیم ارتباط دارد وزارت مردم نام نهاده ایم چرا که

آحاد جامعه در امور معیشتی، اشتغال، تعاون و آسیب هاي اجتماعی با این وزارتخانه سرو کار دارند.  
وي همچنین به سیاست هاي ابلاغی مقام معظم رهبري در زمینه اقتصاد مقاومتی اشاره کرد و گفت: طبق سیاست هاي اقتصاد مقاومتی
مشارکت آحاد مردم در اقتصاد در اولویت است که حوزه تعاون بستر اساسی ، اسلامی و ایرانی براي این مشارکت گسترده مردمی در اقتصاد



 
کشور است. 

وي همچنین به دستورات قرآنی براي ایجاد امر تعاون در جامعه اسلامی اشاره کرد و افزود: فعالیت در حوزه تولید، اشتغال، رفاه و معیشت

 
مردم از مصادیق تقوا هستند که در این وزارتخانه تلاش داریم این موارد و حوزه تعاون در کشور گسترش یابد. 

وي ضمن تشریح برنامه هاي وزارت تعاون در پنج ماه گذشته تاکید کرد: چهار کلان پروژه در چند ماه گذشته در این وزارتخانه پیگیري شده
است،یکی از این موارد بحث اشتغال و زیست بوم اشتغال جمهوري اسلامی است که بسترهاي اصلی همکاري طرف هاي دولتی و مردمی در

 
این خصوص تبیین شده است. 

وي ساماندهی صندوق هاي بازنشستگی و تامین اجتماعی و رفع مسئله این صندوق ها را از دیگر برنامه هاي وزارت تعاون برشمرد و افزود:
اصلاح نظام مدیریت شرکت هاي تامینی صندوق هاي این وزارتخانه از دیگر اقداماتی بود که در چند ماه گذشته پیگیري شد و 600 شرکت

 
که بازدهی مناسبی نداشتند شناسایی شد و تیم مدیریتی آنها تغییر یافته است. 

وي افزود: آخرین اقدام و برنامه مهم وزارت تعاون در چهار ماه گذشته برنامه ریزي براي رفع فقر مطلق در کشور است و تا اردیبهشت ماه

سال آینده برنامه اي جامع براي ریشه کنی فقر مطلق در کشور ارائه می شود.  
وي تصریح کرد: در کنار این چهار طرح و اقدام وزارت تعاون 200 فعالیت زمینه اي در ده محور در حوزه هاي اشتغال، تعاون، آسیب هاي

 
اجتماعی ، رسیدگی به وضعیت سالمندان و معلولان ، فعالیت هاي اقتصادي و مبارزه با مفاسد اقتصادي انجام شده است. 

وي همچنین شناسایی و حل مشکلات بیش از 1500 تعاونی در کشور، شناسایی 214 طرح سرمایه گذاري جدید در بخش تعاون، راه اندازي
975 تعاونی جدید با 23 هزار عضو و ظرفیت اشتغال زایی 20 هزار نفر، اختصاص اعتبارات لازم با کمک بانک تعاون به تعاونی هاي سراسر

 
کشور و همچنین برگزاري 245 رویداد در حوزه تعاون را از اقدامات مهم معاونت تعاون وزارت تعاون برشمرد. 

همچنین مهدي مسکنی معاون امور تعاون وزارت تعاون نیز با اشاره به فعالیت هاي بخش تعاونی کشور در زمینه هاي صیادي، تولید میگو،
گوشت ، محصولات باغی، تخم مرغ ، حمل و نقل، باربري، تولید خوراك دام و طیور، ادامه داد: وزارت تعاون ظرفیت هاي بسیار خوبی از
جمله انجمن علمی تعاون، اتاق تعاون، بانک تعاون و اندیشکده هاي مختلف دارد که می تواند به رشد فرهنگ و فعالیت بخش تعاون در کشور

 
کمک کند. 

وي با تاکید بر اینکه امروز در جامعه باور به تعاون به درستی تبیین نشده است بر ضرورت تقویت باور به بخش تعاونی در کشور تاکید کرد و
گفت: 4 هزار میلیارد تومان جریان نقدینگی در کشور را می توان با کمک بخش تعاون براي کمک به حل مسائل جامعه و تولید استفاده کرد.

انتهاي پیام



تعاونی بهترین نماد مشارکت مردم است/ دولت با تمام توان آماده تقویت بخش تعاون است

منبع: فصل سیاستشماره خبر:  419  |  تاریخ: 1400/11/21

فصل سیاست - تهران-معاون اول رییس جمهوري با بیان این که تعاونی بهترین نماد مشارکت مردم است، گفت: دولت با تمام توان
آماده تقویت بخش تعاون است.

فصل سیاست - تهران-ایرنا-معاون اول رییس جمهوري با بیان
این که تعاونی بهترین نماد مشارکت مردم است، گفت: دولت

با تمام توان آماده تقویت بخش تعاون است.  

به گزارش فصل سیاست از پایگاه اطلاع رسانی معاون اول
رییس جمهوري، محمد مخبر صبح امروز پنج شنبه همزمان با
ایام دهه فجر و در آستانه سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی،
102 طرح بخش تعاون را بصورت همزمان و متمرکز در سراسر

 
کشور افتتاح کرد. 

معاون اول رییس جمهوري با حضور در وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، ضمن افتتاح همزمان این طرح ها که از طریق ویدئو کنفرانس و

 
ارتباط با استان هاي مختلف صورت گرفت به همراه وزیر تعاون از نمایشگاهی که در حاشیه این مراسم برپا شده بود نیز بازدید کرد. 

معاون اول رییس جمهور در آیین افتتاح این طرح ها، با تبریک سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی و گرامیداشت یاد امام و شهدا، از تعاونی ها
بعنوان بهترین نماد مشارکت مردم در امور اقتصادي و اجتماعی یاد کرد و گفت: تعاون در حقیقت حلقه گمشده براي حصول نتیجه پایدار در

امور اقتصادي، تولیدي و خدماتی است.  
وي با اشاره به تاکید مقام معظم رهبري مبنی بر لزوم فعال شدن نهضت جهاد تبیین در کشور تصریح کرد: یکی از موضوعاتی که حتماً باید
در خصوص آن تبیین صورت گیرد، سیره و زندگی امام خمینی(ره) است، امام راحل روزهاي سختی را داشت، البته این روزهاي سخت در
زندان و غربت نبود بلکه روزهاي سخت امام(ره) به دلیل تنهایی در تفکر و مسیر بوده است. باید این موضوعات را همواره مرور کنیم و بدانیم

 
که خون دلهایی که اولیاي خدا طی 1500 سال متحمل شده اند تا این نظام به دست ما رسیده، عادي نبوده است. 

معاون اول رییس جمهور در ادامه سخنان خود با بیان اینکه همه ما نسبت به مقام معظم رهبري در خصوص تعاونی ها دین و بدهی داریم
گفت: ایشان همواره بر موضوع تعاون تاکید داشته اند و در 20 سال اخیر همواره بر موضوعاتی نظیر اقتصاد، معیشت، تولید، اقتصاد مقاومتی،

 
سبک زندگی و تعاونی سخن گفته اند اما آنطور که باید به این موضوعات در کشور توجه نشده است. 

مخبر با بیان اینکه واژه «مردم» از کلید واژه هاي پرتکرار امام خمینی(ره) و مقام معظم رهبري بوده است، افزود: موضوع دیگري که همواره

در سخنان امام و رهبري بر آن تاکید شده عدالت است چرا که عدالت در حقیقت ممیزه یک حکومت حق و ناحق است.  
وي ایجاد بستر مسئولیت پذیري توسط آحاد جامعه را از هنرهاي گرانقدر امام و رهبري عنوان کرد و گفت: امام خمینی(ره) بستر نقش
آفرینی مردم را در همه زمینه ها مهیا کرد و انقلاب اسلامی و دفاع مقدس با اتکا بر همین موضوع به نتیجه رسید ضمن آنکه استفاده از
نقش مردم در مدیریت مقام معظم رهبري نیز بسیار پررنگ است و ایشان تمامی مشکلات کشور حتی مسائل امنیتی، سیاسی و فرهنگی را

نیز با اتکا بر نقش مردم حل و فصل کرده اند.  
معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه در زمینه اشتغال و تولید به روش هاي مختلفی در کشور عمل می شود، تصریح کرد: اشتغال خرد،
اشتغال خانگی و بنگاه هاي کوچک و متوسط همگی از حلقه مفقوده اي رنج می برند و بعنوان نمونه در بازدیدهایی که دیروز از واحدهاي
تولیدي شهرستان ورامین و پیشوا داشتم نیز ضعف و نقصی در برخی از این واحدها وجود داشت و آن ضعف این بود که هر یک از این



 
واحدها بصورت انفرادي بودند و مدیریت یکپارچه اي براي تامین بازار، پشتیبانی و آموزش براي این واحدها وجود نداشت. 

مخبر با تاکید بر اینکه وجود تعاونی ها می تواند این ضعف ها را برطرف کند و حلقه مفقوده را جبران کند، گفت: یکی از برکات وجود تعاونی
ها اتحادي است که میان افراد ایجاد می کند و به دلیل آنکه اعضاي تعاونی ها سرنوشت و منافع مشترك دارند انرژي آنها مضاعف شده و با

 
هم افزایی و همگرایی بیشتر فعالیت می کنند. 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به بازدید خود از نمایشگاه تعاونی ها و همچنین نمایشگاهی که چند روز گذشته از دستاوردهاي مرتبط با
حوزه دانش بنیان مورد بازدید قرار داد، افزود: وجود این همه ظرفیت و استعداد در کشور می تواند بستر هاي لازم را براي بی نیازي از نفت و

 
منابع طبیعی فراهم کند. 

وي ادامه داد: کشور ما غرق در ظرفیت ها و نعمت هاي خدادادي است و با توجه به زیرساخت هایی که طی سالیان اخیر در کشور ایجاد
شده، براي هر یک از مشکلات معیشتی، فقر، اشتغال و مسائل تولید راه حل هاي متعددي وجود دارد که اگر به این ظرفیت ها اتکا کنیم می

 
توانیم مسائل را برطرف نماییم. 

مخبر با بیان اینکه یکی از کلیدي ترین روش ها که می تواند زمینه برون رفت از شرایط موجود را فراهم کند استفاده از تعاونی ها
است،اظهار داشت: وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی مشکلات و مسائل تعاونی ها را احصاء و در دولت ارائه دهد تا مصوبات لازم براي حل این

 
مسائل به تصویب برسد. 

معاون اول رییس جمهور افزود: حل بسیاري از مشکلات تعاونی ها نیاز به منابع مالی و سرمایه گذاري ندارد بلکه با تصمیمات مدیریتی می

 
توان این مسائل را برطرف کرد و وظیفه اصلی دولت نیز این است که تصمیمات به موقع و به جا براي حل مشکلات اتخاذ کند. 

وي از وجود بروکراسی و سنگین بودن دولت و نیز تعدد مراکز تصمیم گیري به عنوان یکی از مشکلات پیش روي کشور یاد کرد و گفت: باید

 
تلاش کنیم گام هاي بلندي براي حل مشکلات بخش تعاون برداریم تا مطالبه مقام معظم رهبري در حوزه تعاون محقق شود. 

مخبر در بخش دیگري از سخنان خود توجه به محرومین و مناطق محروم کشور را از مهمترین دغدغه هاي امام خمینی(ره) و مقام معظم
رهبري برشمرد و افزود: جغرافیاي مناطق محروم به مناطقی اطلاق شده است که اتفاقا می توانند منشاء تحول و پیشرفت باشند. مناطق
محروم و روستایی کشور سرشار از زیبایی و ظرفیت هستند و اگر به ظرفیت هاي آنها توجه کنیم می توانند بستر تحول و پیشرفت را فراهم

 
کنند. 

وي با بیان اینکه متاسفانه بروکراسی در کشور ریشه دوانده است، اظهار داشت: یکی از رویکردهاي اصلی این دولت راه اندازي و تکمیل دولت

 
الکترونیک است تا مشکلات مربوط به بروکراسی به حداقل ممکن کاهش یابد. 

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه در سالهاي آینده اقتصاد دیجیتال بخش قابل توجهی از اقتصاد دنیا را شامل خواهد شد، گفت: ابزار
اقتصا د دیجیتال علم و تکنولوژي است و خوشبختانه در اقصی نقاط کشور نیروي انسانی تحصیلکرده، کارآمد و آشنا به فناوري وجود دارد که

با اتکا به این ظرفیت می توانیم در هر نقطه از کشور خلق ثروت کنیم.  
مخبر افزود: باید کارها را به دست مردم بسپاریم و امور را به مردم واگذار کنیم که این امر با توسعه تعاونی ها قابل انجام است و تعاونی ها

 
می توانند خدمات را با استفاده از فناوري و نرم افزارهاي مختلف به منازل مردم ببرند. 

وي با انتقاد از وجود برخی فرایندهاي نادرست که منجر به گرانی کالا می شود، به قیمت گوشت و برخی محصولات زراعی و باغی در بازار
اشاره و خاطر نشان کرد: برخی محصولات با قیمت پایین از کشاورز و تولید کننده خریداري می شود و به قیمت چند برابر بیشتر به دست
مصرف کننده می رسد که می توانیم با راه اندازي و توسعه تعاونی ها و با استفاده از نرم افزارها و امکانات فناوري هاي نوین قیمت مصرف

کننده را کاهش دهیم.  
معاون اول رییس جمهور با یادآوري اینکه اول انقلاب 25 درصد مردم شهر نشین و 75 درصد ساکن روستاها بودند و مایحتاج خود را
خودشان تامین می کردند، گفت: امروز وضعیت برعکس شده و 75 درصد مردم شهرنشین و در حقیقت مصرف کننده هستند که حلقه

 
مفقوده در این زمینه که می تواند این مشکل را برطرف کنند تعاونی ها هستند. 

وي با قدردانی از وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و سایر مدیران این دستگاه اجرایی تاکید کرد: دولت با تمام توان براي تقویت بخش تعاون و

 
خدمت به تعاون گران آمادگی دارد. 

همچنین در این مراسم حجت االله عبدالملکی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی نیز با تبریک ایام االله دهه مبارك فجر گفت: دولت سیزدهم

تلاش می کند تا بعنوان اولین دولت سنگ بناي حرکتی ماندگار و اصیل براي توسعه تعاونی ها در کشور ایجاد کند.  
وي ادامه داد: نام این وزارتخانه را به جهت اینکه با 60 میلیون از مردم کشور به طور مستقیم ارتباط دارد وزارت مردم نام نهاده ایم چرا که



 
آحاد جامعه در امور معیشتی، اشتغال، تعاون و آسیب هاي اجتماعی با این وزارتخانه سرو کار دارند. 

وي همچنین به سیاست هاي ابلاغی مقام معظم رهبري در زمینه اقتصاد مقاومتی اشاره کرد و گفت: طبق سیاست هاي اقتصاد مقاومتی
مشارکت آحاد مردم در اقتصاد در اولویت است که حوزه تعاون بستر اساسی ، اسلامی و ایرانی براي این مشارکت گسترده مردمی در اقتصاد

 
کشور است. 

وي همچنین به دستورات قرآنی براي ایجاد امر تعاون در جامعه اسلامی اشاره کرد و افزود: فعالیت در حوزه تولید، اشتغال، رفاه و معیشت

مردم از مصادیق تقوا هستند که در این وزارتخانه تلاش داریم این موارد و حوزه تعاون در کشور گسترش یابد.  
وي ضمن تشریح برنامه هاي وزارت تعاون در پنج ماه گذشته تاکید کرد: چهار کلان پروژه در چند ماه گذشته در این وزارتخانه پیگیري شده
است،یکی از این موارد بحث اشتغال و زیست بوم اشتغال جمهوري اسلامی است که بسترهاي اصلی همکاري طرف هاي دولتی و مردمی در

این خصوص تبیین شده است.  
وي ساماندهی صندوق هاي بازنشستگی و تامین اجتماعی و رفع مسئله این صندوق ها را از دیگر برنامه هاي وزارت تعاون برشمرد و افزود:
اصلاح نظام مدیریت شرکت هاي تامینی صندوق هاي این وزارتخانه از دیگر اقداماتی بود که در چند ماه گذشته پیگیري شد و 600 شرکت

 
که بازدهی مناسبی نداشتند شناسایی شد و تیم مدیریتی آنها تغییر یافته است. 

وي افزود: آخرین اقدام و برنامه مهم وزارت تعاون در چهار ماه گذشته برنامه ریزي براي رفع فقر مطلق در کشور است و تا اردیبهشت ماه

 
سال آینده برنامه اي جامع براي ریشه کنی فقر مطلق در کشور ارائه می شود. 

وي تصریح کرد: در کنار این چهار طرح و اقدام وزارت تعاون 200 فعالیت زمینه اي در ده محور در حوزه هاي اشتغال، تعاون، آسیب هاي

اجتماعی ، رسیدگی به وضعیت سالمندان و معلولان ، فعالیت هاي اقتصادي و مبارزه با مفاسد اقتصادي انجام شده است.  
وي همچنین شناسایی و حل مشکلات بیش از 1500 تعاونی در کشور، شناسایی 214 طرح سرمایه گذاري جدید در بخش تعاون، راه اندازي
975 تعاونی جدید با 23 هزار عضو و ظرفیت اشتغال زایی 20 هزار نفر، اختصاص اعتبارات لازم با کمک بانک تعاون به تعاونی هاي سراسر

کشور و همچنین برگزاري 245 رویداد در حوزه تعاون را از اقدامات مهم معاونت تعاون وزارت تعاون برشمرد.  
همچنین مهدي مسکنی معاون امور تعاون وزارت تعاون نیز با اشاره به فعالیت هاي بخش تعاونی کشور در زمینه هاي صیادي، تولید میگو،
گوشت ، محصولات باغی، تخم مرغ ، حمل و نقل، باربري، تولید خوراك دام و طیور، ادامه داد: وزارت تعاون ظرفیت هاي بسیار خوبی از
جمله انجمن علمی تعاون، اتاق تعاون، بانک تعاون و اندیشکده هاي مختلف دارد که می تواند به رشد فرهنگ و فعالیت بخش تعاون در کشور

کمک کند.  
وي با تاکید بر اینکه امروز در جامعه باور به تعاون به درستی تبیین نشده است بر ضرورت تقویت باور به بخش تعاونی در کشور تاکید کرد و
گفت: 4 هزار میلیارد تومان جریان نقدینگی در کشور را می توان با کمک بخش تعاون براي کمک به حل مسائل جامعه و تولید استفاده کرد.



ایجاد فرصت شغلی براي 7 هزار نفر در وزارت کار با 102 طرح تعاونی

منبع: ایلناشماره خبر:  420  |  تاریخ: 1400/11/21

102 طرح تعاونی با ایجاد فرصت شغلی براي 7081 نفر در سراسر کشور افتتاح شد.

102 طرح تعاونی با ایجاد فرصت شغلی براي 7081 نفر در

 
سراسر کشور افتتاح شد. 

به گزارش ایلنا، مهدي مسکنی، معاون تعاون وزارت کار، تعاون
و رفاه اجتماعی گفت: آیین ملی افتتاح 102 طرح تعاونی با
مشارکت 11 هزار و 275 عضو و سرمایه گذاري 2 هزار و 734
میلیارد تومان با حضور محمد مخبر معاون اول رئیس جمهور و
حجت عبدالملکی وزیر کار، تعاون و رفاه اجتماعی در سالن 17

 
شهریور وزارت تعاون برگزار شد که براي 7 هزار و 81 نفر در سراسر ایران فرصت شغلی ایجاد خواهد کرد. 

مهدي مسکنی با اشاره به این که تعاون گران 31 استان به صورت مجازي در مراسم حضور داشتند، گفت: از طرح هاي تعاونی گران پنج

 
استان کرمان، کهگیلویه و بویراحمد، اصفهان، فارس و آذربایجان شرقی به صورت نمادین در این همایش بهره برداري شد. 

مسکنی تصریح کرد: این طرح ها در چهار ماه گذشته و با اقدامات جهادي تعاونی گران مختلف سراسر کشور به نتیجه رسیده است.  

وي گفت: 15 درصد اشتغال ایجاد شده در این طرح ها به صورت مولد و پایدار، 10 درصد در بخش تولیدي، 2 درصد در بخش توزیعی و

مابقی هم در بخش خدماتی و سایر حوزه ها خواهد بود.  

انتهاي پیام/



تنها از 20 درصد ظرفیت موجود بنادر گیلان استفاده می شود

منبع: شبستانشماره خبر:  421  |  تاریخ: 1400/11/21

فرزام صفت ظرفیت تخلیه و بارگیري از مجتمع بندري انزلی را 12 میلیون تن اعلام کرد و گفت: اکنون تنها از 20 درصد ظرفیت
موجود استفاده می شود.

فرزام صفت ظرفیت تخلیه و بارگیري از مجتمع بندري انزلی را
12 میلیون تن اعلام کرد و گفت: اکنون تنها از 20 درصد

ظرفیت موجود استفاده می شود.  

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از انزلی، «آرش فرزام
صفت» امروز(پنج شنبه، 21 بهمن ) در آیین افتتاح پروژه بهره
برداري از سیلوي 30 هزار تنی بندري انزلی گفت: در شرایط
تحریم راهی جز کاهش اتکا به نفت نداریم و اگر بر سیاست

 
هاي مقام معظم رهبري در برنامه ششم دقت داشته باشید تاکید ایشان بر کاهش اتکا به نفت است. 

معاون امور اقتصادي استانداري گیلان یکی از راه هاي اساسی کاهش اتکا به صادرات نفت را توجه به ظرفیت هاي تجاري کشور با توجه به
صادرات دریا محور اعلام کرد و افزود: در کارگروه آمایش کشور یکی از محورهاي توسعه، توسعه دریامحور اعلام شد لذا با توجه به ظرفیت
دریایی و تجاري که با کشورهاي منطقه داریم، دریاي خزر، به لحاظ محصور بودن دریاي امنی است و بین شرکاي تجاري جمهوري اسلامی

 
از وضعیت مطلوبی برخوردار است. 

فرزام صفت خاطر نشان کرد: در سفر رئیس جمهور به کشور روسیه بر رسیدن به صادرات 10 میلیارد دلاري تاکید شد و اکنون بیش از 70
درصد صادرات به کشورهاي حاشیه از گمرکات گیلان صورت می گیرد لذا باید برنامه ریزي هاي لازم جهت دستیابی به رقم 6 تا هفت

 
میلیارد دلاري انجام شود. 

وي استان گیلان را به علت برخورداري از نعمت دریا داراي ظرفیت مناسبی براي توسعه کشور دانست و افزود: ظرفیت تخلیه و بارگیري از

 
مجتمع بندري انزلی 12 میلیون تن است که اکنون تنها 20 درصد ظرفیت موجود استفاده می شود. 

معاون امور اقتصادي استانداري گیلان تصریح کرد: بندر انزلی در گذشته بندري روباز بود که از آن چوب و آهن آلات وارد می شد اما با
رسیدن به خودکفایی در تولید آهن آلات با کاهش ورود این دو کالا روبرو بودیم که مارا به سمت ساخت انبار غله پیش برد لذا درصدد آنیم

 
طبق برنامه ریزي ها ظرفیت موجود را به 200 هزار تن افزایش دهیم. 

فرزام صفت با بیان بندر انزلی بندر وارداتی است خاطرنشان کرد: همانطور که توجه به صادرات مهم است باید واردات نیز مورد توجه باشد.
باتوجه به اینکه بخشی از زنجیره اشتغال به واردات کالا وابسته است لذا ایجاد پسکرانه بندري، افزایش زیرساخت هاي و ظرفیت هاي سیلوي

غلات را نباید فراموش کرد.



«ضد» اثري دغدغه مند و البته با اشتباهاتی ویژه در ژانر سینماي استراتژیک

منبع: دانشجوشماره خبر:  422  |  تاریخ: 1400/11/21

به گزارش گروه فرهنگی خبرگزاري دانشجو، فیلم سینمایی «ضد» دومین ساخته «امیرعباس ربیعی» است که با دستمایه قرار دادن
موضوع ترور هاي تابستان سال 1360 هجري شمسی، به یکی از نیاز هاي جامعه پاسخِ در حد بضاعتِ خود را داده است. نیاز به

تبیین تاریخ که همواره توسط صنعت سینما مورد غفلت واقع شده است و حالا ...

به گزارش گروه فرهنگی خبرگزاري دانشجو، فیلم سینمایی
«ضد» دومین ساخته «امیرعباس ربیعی» است که با دستمایه
قرار دادن موضوع ترور هاي تابستان سال 1360 هجري
شمسی، به یکی از نیاز هاي جامعه پاسخِ در حد بضاعتِ خود
را داده است. نیاز به تبیین تاریخ که همواره توسط صنعت
سینما مورد غفلت واقع شده است و حالا این اثر سینمایی
سعی دارد تا در جهت برآورده نمودن این نیاز گام بردارد و
موضوع تاریخی مهمی همچون جنایات «سازمان مجاهدین
خلق» را بازگو نماید و این تمام آن چیزي است که سبب می
شود تا فیلم سینمایی «ضد» به عنوان اثري قابل تقدیر در
وضعیت کنونی سینما و بالاخص در فرایند «چهلمین جشنواره

 
فیلم فجر» مورد توجه واقع گردد. 

فیلم سینمایی «ضد» متمرکز بر ترسیم چهره «سعید» با بازي «مهدي نصرتی» است که بعد از مهاجرت دوست دختر خود «بیتا» امید و
اشتیاقش به زندگی را از دست داده و سمپاتی خود در «سازمان مجاهدین خلق» را به عضویت فعال مبدل ساخته است. شخصیتی که اکنون
براي انجام ماموریتش در سازمان، عضو «حزب جمهوري اسلامی» می شود و تا جایی پیش می رود که بعد از دو سال تا رده هاي بالاي
حراست حزب ارتقا پیدا می کند. او یک روز میتینگ «بنیصدر» در دانشگاه تهران و در حین انجام ماموریتی سازمانی و در پوشش حزب
اللهی خود زخمی شده و براي درمان به بیمارستانی می رود که در آنجا با عشق قدیمی خود یعنی «بیتا» با بازي «لیلا زارع» مواجه و رابطه
شان از سر گرفته می شود. اما در خلال این روابط «بیتا» متوجه تغییرات اساسی در «سعید» می شود. در عین حالی که سعی در جلب
اطمینان «بیتا» دارد براي «سازمان مجاهدین خلق» و اثبات حسن نیتش از هیچ تلاشی دریغ نمی کند. تا اینکه سازمان دستور به «ترور

 
شهید بهشتی» می دهد... 

فیلم سینمایی «ضد» چه از منظر فُرم سینمایی و چه از لحاظ محتواي به نمایش گذاشته شده داراي ضعف و نقصان است؛ اما با این همه
تمام تلاش خود را نموده تا به عنوان اثري دغدغهمند ظاهر شود. اثري که به ثبت پرونده یک جنایت تروریستی بر پرده ي سینما مبادرت
میورزد که همچنان عوامل آن در ابهام میباشند. جنایتی آنچنان بزرگ بر غیله ملت ایران که حتی تروریستهاي «سازمان مجاهدین خلق»
نیز از پذیرش و قبول مسئولیت آن ابا دارند و همچنان مسئولیت بمبگذاري در «حزب جمهوري اسلامی» و ترورِ «شهید بهشتی» و یاران

ایشان را بر عهده نگرفته اند.  

فیلم سینمایی «ضد» سندي سینمایی از جنایتی بزرگ در حق ملت ایران است و از این جهت اثري محترم و دغدغه مند محسوب میشود.
اثري که سعی دارد تا ماهیت تروریستی «سازمان مجاهدین خلق» را تصویرسازي نموده و ابعاد جنایات این جماعت ضد خلق را براي
مخاطب سینمایی خود مکشوف سازد. اثري که بر کلید واژه «نفوذ» و حضو پُررنگ آن در ساختار هاي «حاکمیت جمهوري اسلامی» و



تصویرسازي از کم و کیف آن تمرکز میکند و همین تمرکز است که موجب می شود تا این اثر از شانی قابل احترام در «ژانر سینماي
استراتژیک» برخوردار شود. اما باید توجه داشت که کمبود بنُیه فیلمنامه و ساختار اشتباه در چینمان شخصیتها و بالاخص زاویه روایتگري

 
این اثر از جمله ضعفهایی است که در فیلم سینمایی «ضد» قابل اغماض نمی باشد. 

قطعا بزرگترین خطاي فیلم سینمایی «ضد» در زاویه روایتگري و همراه ساختن مخاطب خود با شخصیت منافق «سعید» است. شخصیتی با
چهره مثبت و انقلابی که به واسطه نوع گریم خود از شباهتی ویژه به «شهید عبدالحمید دیالمه» برخوردار شده و آنچنان مخاطب از ابتداي
داستان با او همراه می شود و تحت تاثیر ویژه او قرار می گیرد که اساسا پذیرش پلیدي و پلشتی او را به عنوان عضوي سرسپرده به «سازمان
مجاهدین خلق» با مشکل مواجه می سازد. این در حالی است که نخستین اصل در روایتگري یک اثر سینمایی این است که مخاطب با
شخصیت اول مطرح شده در روایت یک فیلم همذات پنداري کرده و خود را جاي او می بیند. این هم انگاري ویژهاي که به ماهیت فیلم
سینمایی «ضد» ضربه زده و سبب می شود تا از میزان نفرت مخاطب نه تنها نسبت به شخصیت منافق و پلید «سعید» کم شود؛ بلکه از
میزان تاثیرگذاري فیلم براي به نفرت رساندن مخاطب خود از فرقه تروریستی «سازمان مجاهدین خلق» میکاهد و به نوعی آن را الکن می

 
سازد. 

مصداق بارز عدم هوشمندي و بلوغ فیلم سینمایی «ضد» در تصویرسازي را می بایست در سکانس ورود «شهید بهشتی» به محل «دفتر
حزب جمهوري اسلامی» قلمداد نمود. سکانسی که به صورت کلیپی قابل عرضه در سالروز شهادت این شهید والامقام تهیه شده و و آنچنان
جذاب است که مخاطب هیچ حس بدي نسبت به حضور یک شخص منافق که تا به اینجا شاهد جنایات و خیانت او به نظام و «حزب

جمهوري اسلامی» بوده ایم، پیدا نمی کند و به این ترتیب هیچ بار حسی مناسبی را به مخاطب خود منتقل نمی سازد.  

در مجموع باید بر این مهم توجه داشت که یکی از مهمترین وظایف آثاري همچون فیلم سینمایی «ضد» این است که به افشاي ماهیت
عقیدتی و فکري «سازمان مجاهدین خلق» مبادرت ورزد و نشان دهد که این گروهک تروریستی چگونه اقدام به جذب نیرو نموده و چگونه
ایشان را سرسپرده خود میساخت. اقدامی تبیینی که متاسفانه در این فیلم شاهد آن نیستیم و در این میان فیلمساز صرفا به چند صحنه
نمادین بسنده کرده و مثلا با نشان دادن گاوداري و انجام ملاقات هاي «سعید» با فرمانده خود در یک گاوداري و اشتغال زنان این گروهک

در کارگاه چرم و کفش دوزي و ... میخواهد تا مخاطب را به بی منطقی عملکرد و سرسپرده بودن اعضاي این سازمان واقف سازد.
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- سیاست 

افتتاح 102 طرح تعاونی توسط معاون اول رئیس جمهور  

معاون اول رییس جمهور 102 طرح بخش تعاون را بصورت همزمان و متمرکز در

سراسر کشور افتتاح کرد.  

به گزارش مشرق، محمد مخبر معاون اول رئیس جمهور صبح امروز(پنجشنبه 21
بهمن) همزمان با ایام دهه فجر و در آستانه سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی با
حضور در وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، ضمن افتتاح همزمان این طرح ها از

 
نمایشگاهی که در حاشیه این مراسم برپا شده بود نیز بازدید کرد. 

معاون اول رییس جمهور در آیین افتتاح این طرح ها، با تبریک سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی و گرامیداشت یاد امام و شهدا، از تعاونی ها
بعنوان بهترین نماد مشارکت مردم در امور اقتصادي و اجتماعی یاد کرد و گفت: تعاون در حقیقت حلقه گمشده براي حصول نتیجه پایدار در

 
امور اقتصادي، تولیدي و خدماتی است. 

وي با اشاره به تاکید مقام معظم رهبري مبنی بر لزوم فعال شدن نهضت جهاد تبیین در کشور تصریح کرد: یکی از موضوعاتی که حتماً باید
در خصوص آن تبیین صورت گیرد، سیره و زندگی امام خمینی(ره) است، امام راحل روزهاي سختی را داشت، البته این روزهاي سخت در
زندان و غربت نبود بلکه روزهاي سخت امام(ره) به دلیل تنهایی در تفکر و مسیر بوده است. باید این موضوعات را همواره مرور کنیم و بدانیم

 
که خون دلهایی که اولیاي خدا طی 1500 سال متحمل شده اند تا این نظام به دست ما رسیده، عادي نبوده است. 

 
به رهبر انقلاب در خصوص تعاونی ها بدهکاریم 

معاون اول رییس جمهور در ادامه سخنان خود با بیان اینکه همه ما نسبت به مقام معظم رهبري در خصوص تعاونی ها دین و بدهی داریم،
گفت: ایشان همواره بر موضوع تعاون تاکید داشته اند و در 20 سال اخیر همواره بر موضوعاتی نظیر اقتصاد، معیشت، تولید، اقتصاد مقاومتی،

سبک زندگی و تعاونی سخن گفته اند اما آنطور که باید به این موضوعات در کشور توجه نشده است.  

مخبر با بیان اینکه واژه «مردم» از کلید واژه هاي پرتکرار امام خمینی(ره) و مقام معظم رهبري بوده است، افزود: موضوع دیگري که همواره

در سخنان امام و رهبري بر آن تاکید شده عدالت است چرا که عدالت در حقیقت ممیزه یک حکومت حق و ناحق است.  

وي ایجاد بستر مسئولیت پذیري توسط آحاد جامعه را از هنرهاي گرانقدر امام و رهبري عنوان کرد و گفت: امام خمینی(ره) بستر نقش
آفرینی مردم را در همه زمینه ها مهیا کرد و انقلاب اسلامی و دفاع مقدس با اتکا بر همین موضوع به نتیجه رسید ضمن آنکه استفاده از
نقش مردم در مدیریت مقام معظم رهبري نیز بسیار پررنگ است و ایشان تمامی مشکلات کشور حتی مسائل امنیتی، سیاسی و فرهنگی را



نیز با اتکا بر نقش مردم حل و فصل کرده اند.  

 
نبود مدیریت یکپارچه تعاونی ها حلقه مفقوده پشتیبانی از این بخش است 

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه در زمینه اشتغال و تولید به روش هاي مختلفی در کشور عمل می شود، تصریح کرد: اشتغال خرد،
اشتغال خانگی و بنگاه هاي کوچک و متوسط همگی از حلقه مفقوده اي رنج می برند و بعنوان نمونه در بازدیدهایی که دیروز از واحدهاي
تولیدي شهرستان ورامین و پیشوا داشتم نیز ضعف و نقصی در برخی از این واحدها وجود داشت و آن ضعف این بود که هر یک از این

واحدها بصورت انفرادي بودند و مدیریت یکپارچه اي براي تامین بازار، پشتیبانی و آموزش براي این واحدها وجود نداشت.  

مخبر با تاکید بر اینکه وجود تعاونی ها می تواند این ضعف ها را برطرف کند و حلقه مفقوده را جبران کند، گفت: یکی از برکات وجود تعاونی
ها اتحادي است که میان افراد ایجاد می کند و به دلیل آنکه اعضاي تعاونی ها سرنوشت و منافع مشترك دارند انرژي آنها مضاعف شده و با

 
هم افزایی و همگرایی بیشتر فعالیت می کنند. 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به بازدید خود از نمایشگاه تعاونی ها و همچنین نمایشگاهی که چند روز گذشته از دستاوردهاي مرتبط با
حوزه دانش بنیان مورد بازدید قرار داد، افزود: وجود این همه ظرفیت و استعداد در کشور می تواند بستر هاي لازم را براي بی نیازي از نفت و

 
منابع طبیعی فراهم کند. 

رفع مشکلات کشور با تکیه به ظرفیت هاي داخلی  

وي ادامه داد: کشور ما غرق در ظرفیت ها و نعمت هاي خدادادي است و با توجه به زیرساخت هایی که طی سالیان اخیر در کشور ایجاد
شده، براي هر یک از مشکلات معیشتی، فقر، اشتغال و مسائل تولید راه حل هاي متعددي وجود دارد که اگر به این ظرفیت ها اتکا کنیم می

 
توانیم مسائل را برطرف نماییم. 

مخبر با بیان اینکه یکی از کلیدي ترین روش ها که می تواند زمینه برون رفت از شرایط موجود را فراهم کند استفاده از تعاونی ها
است،اظهار داشت: وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی مشکلات و مسائل تعاونی ها را احصاء و در دولت ارائه دهد تا مصوبات لازم براي حل این

 
مسائل به تصویب برسد. 

معاون اول رییس جمهور افزود: حل بسیاري از مشکلات تعاونی ها نیاز به منابع مالی و سرمایه گذاري ندارد بلکه با تصمیمات مدیریتی می

 
توان این مسائل را برطرف کرد و وظیفه اصلی دولت نیز این است که تصمیمات به موقع و به جا براي حل مشکلات اتخاذ کند. 

انتقاد از تعدد مراکز تصمیم گیري  

وي از وجود بروکراسی و سنگین بودن دولت و نیز تعدد مراکز تصمیم گیري به عنوان یکی از مشکلات پیش روي کشور یاد کرد و گفت: باید

تلاش کنیم گام هاي بلندي براي حل مشکلات بخش تعاون برداریم تا مطالبه مقام معظم رهبري در حوزه تعاون محقق شود.  

مخبر در بخش دیگري از سخنان خود توجه به محرومین و مناطق محروم کشور را از مهمترین دغدغه هاي امام خمینی(ره) و مقام معظم
رهبري برشمرد و افزود: جغرافیاي مناطق محروم به مناطقی اطلاق شده است که اتفاقا می توانند منشاء تحول و پیشرفت باشند. مناطق
محروم و روستایی کشور سرشار از زیبایی و ظرفیت هستند و اگر به ظرفیت هاي آنها توجه کنیم می توانند بستر تحول و پیشرفت را فراهم

 
کنند. 



وي با بیان اینکه متاسفانه بروکراسی در کشور ریشه دوانده است، اظهار داشت: یکی از رویکردهاي اصلی این دولت راه اندازي و تکمیل دولت

الکترونیک است تا مشکلات مربوط به بروکراسی به حداقل ممکن کاهش یابد.  

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه در سالهاي آینده اقتصاد دیجیتال بخش قابل توجهی از اقتصاد دنیا را شامل خواهد شد، گفت: ابزار
اقتصا د دیجیتال علم و تکنولوژي است و خوشبختانه در اقصی نقاط کشور نیروي انسانی تحصیلکرده، کارآمد و آشنا به فناوري وجود دارد که

 
با اتکا به این ظرفیت می توانیم در هر نقطه از کشور خلق ثروت کنیم. 

مخبر افزود: باید کارها را به دست مردم بسپاریم و امور را به مردم واگذار کنیم که این امر با توسعه تعاونی ها قابل انجام است و تعاونی ها

 
می توانند خدمات را با استفاده از فناوري و نرم افزارهاي مختلف به منازل مردم ببرند. 

وي با انتقاد از وجود برخی فرایندهاي نادرست که منجر به گرانی کالا می شود، به قیمت گوشت و برخی محصولات زراعی و باغی در بازار
اشاره و خاطر نشان کرد: برخی محصولات با قیمت پایین از کشاورز و تولید کننده خریداري می شود و به قیمت چند برابر بیشتر به دست
مصرف کننده می رسد که می توانیم با راه اندازي و توسعه تعاونی ها و با استفاده از نرم افزارها و امکانات فناوري هاي نوین قیمت مصرف

 
کننده را کاهش دهیم. 

معاون اول رییس جمهور با یادآوري اینکه اول انقلاب 25 درصد مردم شهر نشین و 75 درصد ساکن روستاها بودند و مایحتاج خود را
خودشان تامین می کردند، گفت: امروز وضعیت برعکس شده و 75 درصد مردم شهرنشین و در حقیقت مصرف کننده هستند که حلقه

مفقوده در این زمینه که می تواند این مشکل را برطرف کنند تعاونی ها هستند.  

وي با قدردانی از وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و سایر مدیران این دستگاه اجرایی تاکید کرد: دولت با تمام توان براي تقویت بخش تعاون و

خدمت به تعاون گران آمادگی دارد.  

همچنین در این مراسم حجت االله عبدالملکی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی نیز با تبریک ایام االله دهه مبارك فجر گفت: دولت سیزدهم

 
تلاش می کند تا بعنوان اولین دولت سنگ بناي حرکتی ماندگار و اصیل براي توسعه تعاونی ها در کشور ایجاد کند. 

وي ادامه داد: نام این وزارتخانه را به جهت اینکه با 60 میلیون از مردم کشور به طور مستقیم ارتباط دارد وزارت مردم نام نهاده ایم چرا که

 
آحاد جامعه در امور معیشتی، اشتغال، تعاون و آسیب هاي اجتماعی با این وزارتخانه سرو کار دارند. 

حجت االله عبدالملکی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، همچنین به سیاست هاي ابلاغی مقام معظم رهبري در زمینه اقتصاد مقاومتی اشاره
کرد و گفت: طبق سیاست هاي اقتصاد مقاومتی مشارکت آحاد مردم در اقتصاد در اولویت است که حوزه تعاون بستر اساسی ، اسلامی و

ایرانی براي این مشارکت گسترده مردمی در اقتصاد کشور است.  

وي همچنین به دستورات قرآنی براي ایجاد امر تعاون در جامعه اسلامی اشاره کرد و افزود: فعالیت در حوزه تولید، اشتغال، رفاه و معیشت

 
مردم از مصادیق تقوا هستند که در این وزارتخانه تلاش داریم این موارد و حوزه تعاون در کشور گسترش یابد. 

عبدالملکی با تشریح برنامه هاي وزارت تعاون در پنج ماه گذشته تاکید کرد: چهار کلان پروژه در چند ماه گذشته در این وزارتخانه پیگیري
شده است،یکی از این موارد بحث اشتغال و زیست بوم اشتغال جمهوري اسلامی است که بسترهاي اصلی همکاري طرف هاي دولتی و

مردمی در این خصوص تبیین شده است.  

وي ساماندهی صندوق هاي بازنشستگی و تامین اجتماعی و رفع مسئله این صندوق ها را از دیگر برنامه هاي وزارت تعاون برشمرد و افزود:



اصلاح نظام مدیریت شرکت هاي تامینی صندوق هاي این وزارتخانه از دیگر اقداماتی بود که در چند ماه گذشته پیگیري شد و 600 شرکت

که بازدهی مناسبی نداشتند شناسایی شد و تیم مدیریتی آنها تغییر یافته است.  

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: آخرین اقدام و برنامه مهم وزارت تعاون در چهار ماه گذشته برنامه ریزي براي رفع فقر مطلق در کشور

است و تا اردیبهشت ماه سال آینده برنامه اي جامع براي ریشه کنی فقر مطلق در کشور ارائه می شود.  

وي تصریح کرد: در کنار این چهار طرح و اقدام وزارت تعاون 200 فعالیت زمینه اي در ده محور در حوزه هاي اشتغال، تعاون، آسیب هاي

اجتماعی ، رسیدگی به وضعیت سالمندان و معلولان ، فعالیت هاي اقتصادي و مبارزه با مفاسد اقتصادي انجام شده است.  

عبدالملکی شناسایی و حل مشکلات بیش از 1500 تعاونی در کشور، شناسایی 214 طرح سرمایه گذاري جدید در بخش تعاون، راه اندازي
975 تعاونی جدید با 23 هزار عضو و ظرفیت اشتغال زایی 20 هزار نفر، اختصاص اعتبارات لازم با کمک بانک تعاون به تعاونی هاي سراسر

کشور و همچنین برگزاري 245 رویداد در حوزه تعاون را از اقدامات مهم معاونت تعاون وزارت تعاون برشمرد.  

همچنین مهدي مسکنی معاون امور تعاون وزارت تعاون نیز با اشاره به فعالیت هاي بخش تعاونی کشور در زمینه هاي صیادي، تولید میگو،
گوشت ، محصولات باغی، تخم مرغ ، حمل و نقل، باربري، تولید خوراك دام و طیور، ادامه داد: وزارت تعاون ظرفیت هاي بسیار خوبی از
جمله انجمن علمی تعاون، اتاق تعاون، بانک تعاون و اندیشکده هاي مختلف دارد که می تواند به رشد فرهنگ و فعالیت بخش تعاون در کشور

 
کمک کند. 

وي با تاکید بر اینکه امروز در جامعه باور به تعاون به درستی تبیین نشده است بر ضرورت تقویت باور به بخش تعاونی در کشور تاکید کرد و
گفت: 4 هزار میلیارد تومان جریان نقدینگی در کشور را می توان با کمک بخش تعاون براي کمک به حل مسائل جامعه و تولید استفاده کرد.

منبع: فارس



بستر نقش آفرینی تعاونی ها را در تحول اقتصادي کشور فراهم می کنیم

منبع: بولتن نیوزشماره خبر:  424  |  تاریخ: 1400/11/21

دکتر «حجت االله عبدالملکی» در آئین افتتاحیه همزمان 102 طرح بخش تعاون با حضور معاون اول رئیس جمهور، اظهار داشت:...

دکتر «حجت االله عبدالملکی» در آئین افتتاحیه همزمان 102 طرح بخش تعاون با حضور معاون اول رئیس جمهور، اظهار داشت: در
سومین سال گام دوم انقلاب اسلامی و با روي کار آمدن دولت مردمی، تسریع در حرکت ماندگار به سمت تشکیل تمدن نوین اسلامی رقم

 
خورده است. 

وي با بیان اینکه بیش از 60 میلیون نفر در امور معیشتی و رفاهی با این وزارتخانه در ارتباط اند، افزود: بر اساس سیاست هاي اقتصاد

 
مقاومتی، تأکید ویژه اي بر نقش آفرینی مردم در کارآفرینی و اشتغال وجود دارد. 

عبدالملکی گفت: بر اساس گفتمان اسلام و سفارش قرآن کریم، تعاون برترین و مهم ترین بستر براي حضور مردم در حوزه تحول اقتصادي

 
کشور است. 

عبدالملکی با بیان اینکه از زمان شروع به کار دولت سیزدهم، چهار کلان پروژه در وزارت مردم آغاز شده است، بیان داشت: زیست بوم ملی

اشتغال جمهوري اسلامی ایران براي تعیین شرح وظایف و تقسیم کار میان دولت و مردم در دست انجام است.  
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی مسئله ساماندهی صندوق هاي بازنشستگی و تأمین اجتماعی، اصلاح نظام مدیریتی شرکت هاي تابعه و رفع
فقر مطلق را نیز از دیگر دستور کارهاي وزارت مردم عنوان کرد و گفت: شاخص هاي بررسی عملکرد دستگاه هاي اجرایی در حوزه تعاون نیز

تدوین می شود.  
در این مراسم 102 طرح تعاونی با اعتبار 2734 میلیارد تومان و اشتغالزایی 7081 نفر در حوزه هاي تولیدي، خدماتی، توزیعی و مسکن به

بهره برداري رسید.



وعده وزیر کار به تعاونی ها

منبع: آفتابشماره خبر:  425  |  تاریخ: 1400/11/21

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: با توجه به ظرفیت هاي تعاونی ها در مردمی کردن اقتصاد، بستر لازم براي نقش آفرینی آنان
را فراهم می کنیم.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: با توجه به ظرفیت هاي تعاونی ها در مردمی کردن اقتصاد، بستر لازم براي نقش آفرینی آنان را

 
فراهم می کنیم. 

آفتاب نیوز : «حجت االله عبدالملکی» روز پنجشنبه در آئین افتتاحیه
همزمان 102 طرح بخش تعاون با حضور معاون اول رئیس جمهور،
اظهار داشت: بر اساس گفتمان اسلام و سفارش قرآن کریم، تعاون
برترین و مهمترین بستر براي حضور مردم در حوزه تحول اقتصادي

 
کشور است. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی مساله ساماندهی صندوق هاي
بازنشستگی و تأمین اجتماعی، اصلاح نظام مدیریتی شرکت هاي

تابعه و رفع فقر مطلق را نیز از دیگر دستور کارهاي وزارت مردم عنوان کرد و گفت: شاخص هاي بررسی عملکرد دستگاه هاي اجرایی در

حوزه تعاون نیز تدوین می شود.  

وي با بیان اینکه بیش از 60 میلیون نفر در امور معیشتی و رفاهی با این وزارتخانه در ارتباط اند، افزود: بر اساس سیاست هاي اقتصاد

مقاومتی، تأکید ویژه اي بر نقش آفرینی مردم در کارآفرینی و اشتغال وجود دارد.  

عبدالملکی با بیان اینکه از زمان شروع به کار دولت سیزدهم، چهار کلان پروژه در وزارت مردم آغاز شده است، بیان داشت: زیست بوم ملی

 
اشتغال جمهوري اسلامی ایران براي تعیین شرح وظایف و تقسیم کار میان دولت و مردم در دست انجام است. 

وي ابراز امیدواري کرد: در سومین سال گام دوم انقلاب اسلامی و با روي کار آمدن دولت مردمی، تسریع در حرکت ماندگار به سمت تشکیل

 
تمدن نوین اسلامی رقم خورده است. 

در این مراسم 102 طرح تعاونی با اعتبار 2 هزار و 734 میلیارد تومان و اشتغالزایی هفت هزار و 81 نفر در حوزه هاي تولیدي، خدماتی،
توزیعی و مسکن به بهره برداري رسید.



قلاباباب

تدوین شاخص هاي بررسی عملکرد دستگاه هاي اجرایی در حوزه تعاون در دستور

کار است

منبع: سروش نیوزشماره خبر:  426  |  تاریخ: 1400/11/21

وزیر کار از برنامه ریزي براي تدوین شاخص هاي بررسی عملکرد دستگاه هاي اجرایی در حوزه تعاون خبر داد. نوشته تدوین شاخص
هاي بررسی عملکرد دستگاه هاي اجرایی در حوزه تعاون در دستور کار است اولین بار در سروش. پدیدار شد.

 
وزیر کار: 

تدوین شاخص هاي بررسی عملکرد دستگاه هاي اجرایی در حوزه تعاون در دستور کار است  

وزیر کار از برنامه ریزي براي تدوین شاخص هاي بررسی عملکرد دستگاه هاي اجرایی در حوزه تعاون خبر داد.  

 
وزیر کار از برنامه ریزي براي تدوین شاخص هاي بررسی عملکرد دستگاه هاي اجرایی در حوزه تعاون خبر داد. 

 
  

تعاون؛ برترین و مهم ترین بستر براي حضور مردم در حوزه تحول اقتصادي  

 
به گزارش سروش، حجت االله عبدالملکی در آئین افتتاحیه همزمان 102 طرح بخش تعاون با حضور معاون اول رئیس جمهور، اظهار داشت: 

 
بر اساس گفتمان اسلام و سفارش قرآن کریم، تعاون برترین و مهم ترین بستر براي حضور مردم در حوزه تحول اقتصادي کشور است. 

 
  

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی مساله ساماندهی صندوق هاي بازنشستگی و تأمین اجتماعی، اصلاح نظام مدیریتی شرکت هاي تابعه و رفع

 
فقر مطلق را نیز از دیگر دستور کارهاي وزارت مردم عنوان کرد و گفت: 

 
شاخص هاي بررسی عملکرد دستگاه هاي اجرایی در حوزه تعاون نیز تدوین می شود. 

 
بیش از 60 میلیون نفر در امور معیشتی و رفاهی با وزارت کار در ارتباط هستند 

 
وي با بیان اینکه بیش از 60 میلیون نفر در امور معیشتی و رفاهی با این وزارتخانه در ارتباط اند، افزود: 

بر اساس سیاست هاي اقتصاد مقاومتی، تأکید ویژه اي بر نقش آفرینی مردم در کارآفرینی و اشتغال وجود دارد.  

 
  



 
عبدالملکی با بیان اینکه از زمان شروع به کار دولت سیزدهم، چهار کلان پروژه در وزارت مردم آغاز شده است، بیان داشت: 

زیست بوم ملی اشتغال جمهوري اسلامی ایران براي تعیین شرح وظایف و تقسیم کار میان دولت و مردم در دست انجام است.  

 
  

به گزارش سروش، وزیر تعاون در پایان، ابراز امیدواري کرد:  

در سومین سال گام دوم انقلاب اسلامی و با روي کار آمدن دولت مردمی، تسریع در حرکت ماندگار به سمت تشکیل تمدن نوین اسلامی رقم

خورده است.  

انتهاي پیام///



179 مصوبه رهاورد سفر رئیس جمهور به گیلان

منبع: آرا نیوزشماره خبر:  427  |  تاریخ: 1400/11/21

رشت- استاندار گیلان با اشاره به اینکه 179 مصوبه رهاورد سفر رئیس جمهوري به این استان است، گفت: در قالب این مصوبات 18
هزار و 923 میلیارد تومان بودجه و اعتبار به گیلان اختصاص یافت.

به گزارش آرانیوز:اسداالله عباسی شامگاه چهارشنبه در گفتگو با
مردم گیلان از طریق شبکه باران با اشاره به دستاوردهاي سفر
رئیس جمهوري به استان، اظهار کرد: حضور در میدان و در
بین مردم، دانستن مشکلات و بازدید میدانی از مهم ترین

شاخصه هاي رئیس جمهور است.  

وي با بیان اینکه 179 مصوبه رهاورد سفر رئیس جمهور به
استان گیلان است، گفت: در قالب این مصوبات 18 هزار و
923 میلیارد تومان بودجه و اعتبار به استان گیلان تخصیص

 
یافت. 

استاندار گیلان با اشاره به اینکه از این مبلغ هفت هزار و 903 میلیارد تومان معادل 42 درصد در قالب تسهیلات پیش بینی شده است،

 
افزود: 11 هزار و 20 میلیارد تومان معادل 58 درصد نیز در قالب اعتبارات عمرانی اختصاص یافته است. 

وي اضافه کرد: بیش از هفت هزار و 320 میلیارد تومان اعتبارات عمرانی جز تعهدات اعتباري سازمان برنامه و بودجه کشور، تصریح کرد: سه
هزار و 552 میلیارد تومان از محل منابع داخلی وزارتخانه ها و 148 میلیارد تومان نیز از تعهدات شوراي برنامه ریزي و توسعه استان براي

 
سال هاي 1400 تا 1402 است. 

عباسی با اشاره به اینکه از اعتبارات مربوط به تسهیلات نیز بیش از پنج هزار میلیارد تومان بابت تسهیلات 188 طرح تولیدي و اشتغال زا
پیش بینی شده است، اضافه کرد: هزار و 961 میلیارد تومان نیز پرداخت تسهیلات ازدواج جوانان و 100 میلیارد تومان نیز تسهیلات قرض

 
الحسنه براي تأمین ودیعه مسکن است. 

وي با بیان اینکه 428 میلیارد تومان تسهیلات کمیته امداد براي اجراي هشت هزار و 549 طرح اشتغال زا بر اساس برنامه مصوب اشتغال و
خودکفایی استان گیلان پیش بینی شده است، ادامه داد: 300 میلیارد تومان تسهیلات نوسازي ناوگان حمل و نقل عمومی شهرهاي استان
توسط وزارت کشور، 48 میلیارد تومان تسهیلات بابت 65 طرح اشتغال زا و 15 میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه براي پاسخ به

درخواست هاي مردمی توسط صندوق کارآفرینی پرداخت می شود.



انتقاد معاون اول رئیس جمهور از تعدد مراکز تصمیم گیري

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  428  |  تاریخ: 1400/11/21

به گزارش خبرگزاري فارس، محمد مخبر معاون اول رئیس
جمهور صبح امروز(پنجشنبه 21 بهمن) همزمان با ایام دهه
فجر و در آستانه سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی با حضور در
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، ضمن افتتاح همزمان این
طرح ها از نمایشگاهی که در حاشیه این مراسم برپا شده بود

 
نیز بازدید کرد. 

معاون اول رییس جمهور در آیین افتتاح این طرح ها، با
تبریک سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی و گرامیداشت یاد امام و شهدا، از تعاونی ها بعنوان بهترین نماد مشارکت مردم در امور اقتصادي و

 
اجتماعی یاد کرد و گفت: تعاون در حقیقت حلقه گمشده براي حصول نتیجه پایدار در امور اقتصادي، تولیدي و خدماتی است. 

وي با اشاره به تاکید مقام معظم رهبري مبنی بر لزوم فعال شدن نهضت جهاد تبیین در کشور تصریح کرد: یکی از موضوعاتی که حتماً باید
در خصوص آن تبیین صورت گیرد، سیره و زندگی امام خمینی(ره) است، امام راحل روزهاي سختی را داشت، البته این روزهاي سخت در
زندان و غربت نبود بلکه روزهاي سخت امام(ره) به دلیل تنهایی در تفکر و مسیر بوده است. باید این موضوعات را همواره مرور کنیم و بدانیم

که خون دلهایی که اولیاي خدا طی 1500 سال متحمل شده اند تا این نظام به دست ما رسیده، عادي نبوده است.  

 
به رهبر انقلاب در خصوص تعاونی ها بدهکاریم  

معاون اول رییس جمهور در ادامه سخنان خود با بیان اینکه همه ما نسبت به مقام معظم رهبري در خصوص تعاونی ها دین و بدهی داریم،
گفت: ایشان همواره بر موضوع تعاون تاکید داشته اند و در 20 سال اخیر همواره بر موضوعاتی نظیر اقتصاد، معیشت، تولید، اقتصاد مقاومتی،

 
سبک زندگی و تعاونی سخن گفته اند اما آنطور که باید به این موضوعات در کشور توجه نشده است. 

مخبر با بیان اینکه واژه «مردم» از کلید واژه هاي پرتکرار امام خمینی(ره) و مقام معظم رهبري بوده است، افزود: موضوع دیگري که همواره

 
در سخنان امام و رهبري بر آن تاکید شده عدالت است چرا که عدالت در حقیقت ممیزه یک حکومت حق و ناحق است. 

وي ایجاد بستر مسئولیت پذیري توسط آحاد جامعه را از هنرهاي گرانقدر امام و رهبري عنوان کرد و گفت: امام خمینی(ره) بستر نقش
آفرینی مردم را در همه زمینه ها مهیا کرد و انقلاب اسلامی و دفاع مقدس با اتکا بر همین موضوع به نتیجه رسید ضمن آنکه استفاده از
نقش مردم در مدیریت مقام معظم رهبري نیز بسیار پررنگ است و ایشان تمامی مشکلات کشور حتی مسائل امنیتی، سیاسی و فرهنگی را

نیز با اتکا بر نقش مردم حل و فصل کرده اند.  

 
نبود مدیریت یکپارچه تعاونی ها حلقه مفقوده پشتیبانی از این بخش است 



معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه در زمینه اشتغال و تولید به روش هاي مختلفی در کشور عمل می شود، تصریح کرد: اشتغال خرد،
اشتغال خانگی و بنگاه هاي کوچک و متوسط همگی از حلقه مفقوده اي رنج می برند و بعنوان نمونه در بازدیدهایی که دیروز از واحدهاي
تولیدي شهرستان ورامین و پیشوا داشتم نیز ضعف و نقصی در برخی از این واحدها وجود داشت و آن ضعف این بود که هر یک از این

واحدها بصورت انفرادي بودند و مدیریت یکپارچه اي براي تامین بازار، پشتیبانی و آموزش براي این واحدها وجود نداشت.  

مخبر با تاکید بر اینکه وجود تعاونی ها  می تواند این ضعف ها را برطرف کند و حلقه مفقوده را جبران کند، گفت: یکی از برکات وجود
تعاونی ها اتحادي است که میان افراد ایجاد می کند و به دلیل آنکه اعضاي تعاونی ها سرنوشت و منافع مشترك دارند انرژي آنها مضاعف

 
شده و با هم افزایی و همگرایی بیشتر فعالیت می کنند. 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به بازدید خود از نمایشگاه تعاونی ها و همچنین نمایشگاهی که چند روز گذشته از دستاوردهاي مرتبط با
حوزه دانش بنیان مورد بازدید قرار داد، افزود: وجود این همه ظرفیت و استعداد در کشور می تواند بستر هاي لازم را براي بی نیازي از نفت و

 
منابع طبیعی فراهم کند. 

رفع مشکلات کشور با تکیه به ظرفیت هاي داخلی  

وي ادامه داد: کشور ما غرق در ظرفیت ها و نعمت هاي خدادادي است و با توجه به زیرساخت هایی که طی سالیان اخیر در کشور ایجاد
شده، براي هر یک از مشکلات معیشتی، فقر، اشتغال و مسائل تولید راه حل هاي متعددي وجود دارد که اگر به این ظرفیت ها اتکا کنیم می

 
توانیم مسائل را برطرف نماییم. 

مخبر با بیان اینکه یکی از کلیدي ترین روش ها که می تواند زمینه برون رفت از شرایط موجود را فراهم کند استفاده از تعاونی ها
است،اظهار داشت: وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی مشکلات و مسائل تعاونی ها را احصاء و در دولت ارائه دهد تا مصوبات لازم براي حل این

 
مسائل به تصویب برسد. 

معاون اول رییس جمهور افزود: حل بسیاري از مشکلات تعاونی ها نیاز به منابع مالی و سرمایه گذاري ندارد بلکه با تصمیمات مدیریتی می

 
توان این مسائل را برطرف کرد و وظیفه اصلی دولت نیز این است که تصمیمات به موقع و به جا براي حل مشکلات اتخاذ کند. 

 
انتقاد از تعدد مراکز تصمیم گیري 

وي از وجود بروکراسی و سنگین بودن دولت و نیز تعدد مراکز تصمیم گیري به عنوان یکی از مشکلات پیش روي کشور یاد کرد و گفت: باید

 
تلاش کنیم گام هاي بلندي براي حل مشکلات بخش تعاون برداریم تا مطالبه مقام معظم رهبري در حوزه تعاون محقق شود. 

مخبر در بخش دیگري از سخنان خود توجه به محرومین و مناطق محروم کشور را از مهمترین دغدغه هاي امام خمینی(ره) و مقام معظم
رهبري برشمرد و افزود: جغرافیاي مناطق محروم به مناطقی اطلاق شده است که اتفاقا می توانند منشاء تحول و پیشرفت باشند. مناطق
محروم و روستایی کشور سرشار از زیبایی و ظرفیت هستند و اگر به ظرفیت هاي آنها توجه کنیم می توانند بستر تحول و پیشرفت را فراهم

 
کنند. 

وي با بیان اینکه متاسفانه بروکراسی در کشور ریشه دوانده است، اظهار داشت: یکی از رویکردهاي اصلی این دولت راه اندازي و تکمیل دولت

 
الکترونیک است تا مشکلات مربوط به بروکراسی به حداقل ممکن کاهش یابد. 

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه در سالهاي آینده اقتصاد دیجیتال بخش قابل توجهی از اقتصاد  دنیا را شامل خواهد شد، گفت: ابزار



اقتصا د دیجیتال علم و تکنولوژي است و خوشبختانه در اقصی نقاط کشور نیروي انسانی تحصیلکرده، کارآمد و آشنا به فناوري وجود دارد که

 
با اتکا به این ظرفیت می توانیم در هر نقطه از کشور خلق ثروت کنیم. 

مخبر افزود: باید کارها را به دست مردم بسپاریم و امور را به مردم واگذار کنیم که این امر با توسعه تعاونی ها قابل انجام است و تعاونی ها

 
می توانند خدمات را با استفاده از فناوري و نرم افزارهاي مختلف به منازل مردم ببرند. 

وي با انتقاد از وجود برخی فرایندهاي نادرست که منجر به گرانی کالا می شود، به قیمت گوشت و برخی محصولات زراعی و باغی در بازار
اشاره و خاطر نشان کرد: برخی محصولات با قیمت پایین از کشاورز و تولید کننده خریداري می شود و به قیمت چند برابر بیشتر به دست
مصرف کننده می رسد که می توانیم با راه اندازي و توسعه تعاونی ها و با استفاده از نرم افزارها و امکانات فناوري هاي نوین قیمت مصرف

 
کننده را کاهش دهیم. 

معاون اول رییس جمهور با یادآوري اینکه اول انقلاب 25 درصد مردم شهر نشین و 75 درصد ساکن روستاها بودند و مایحتاج خود را
خودشان تامین می کردند، گفت: امروز وضعیت برعکس شده و 75 درصد مردم شهرنشین و در حقیقت مصرف کننده هستند که حلقه

 
مفقوده در این زمینه که می تواند این مشکل را برطرف کنند تعاونی ها هستند. 

وي با قدردانی از وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و سایر مدیران این دستگاه اجرایی تاکید کرد: دولت با تمام توان براي تقویت بخش تعاون و

 
خدمت به تعاون گران آمادگی دارد. 

همچنین در این مراسم حجت االله عبدالملکی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی نیز با تبریک ایام االله دهه مبارك فجر گفت: دولت سیزدهم

 
تلاش می کند تا بعنوان اولین دولت سنگ بناي حرکتی ماندگار و اصیل براي توسعه تعاونی ها در کشور ایجاد کند. 

وي ادامه داد: نام این وزارتخانه را به جهت اینکه با 60 میلیون از مردم کشور به طور مستقیم ارتباط دارد وزارت مردم نام نهاده ایم چرا که

 
آحاد جامعه در امور معیشتی، اشتغال، تعاون و آسیب هاي اجتماعی با این وزارتخانه سرو کار دارند. 

حجت االله عبدالملکی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، همچنین به سیاست هاي ابلاغی مقام معظم رهبري در زمینه اقتصاد مقاومتی اشاره
کرد و گفت: طبق سیاست هاي اقتصاد مقاومتی مشارکت آحاد مردم در اقتصاد در اولویت است که حوزه تعاون بستر اساسی ، اسلامی و

 
ایرانی براي این مشارکت گسترده مردمی در اقتصاد کشور است. 

وي همچنین به دستورات قرآنی براي ایجاد امر تعاون در جامعه اسلامی اشاره کرد و  افزود: فعالیت در حوزه تولید، اشتغال، رفاه و معیشت

 
مردم از مصادیق تقوا هستند که در این وزارتخانه تلاش داریم این موارد و حوزه تعاون در کشور گسترش یابد. 

عبدالملکی با تشریح برنامه هاي وزارت تعاون در پنج ماه گذشته تاکید کرد: چهار کلان پروژه در چند ماه گذشته در این وزارتخانه پیگیري
شده است،یکی از این موارد بحث اشتغال و زیست بوم اشتغال جمهوري اسلامی است که بسترهاي اصلی همکاري طرف هاي دولتی و

 
مردمی در این خصوص تبیین شده است. 

وي ساماندهی صندوق هاي بازنشستگی و تامین اجتماعی و رفع مسئله این صندوق ها را از دیگر برنامه هاي وزارت تعاون برشمرد و افزود:
اصلاح نظام مدیریت شرکت هاي تامینی صندوق هاي این وزارتخانه از دیگر اقداماتی بود که در چند ماه گذشته پیگیري شد و 600 شرکت

که بازدهی مناسبی نداشتند شناسایی شد و تیم مدیریتی آنها تغییر یافته است.  

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: آخرین اقدام و برنامه مهم وزارت تعاون در چهار ماه گذشته برنامه ریزي براي رفع فقر مطلق در کشور



است و تا اردیبهشت ماه سال آینده برنامه اي جامع براي ریشه کنی فقر مطلق در کشور ارائه می شود.  

وي تصریح کرد: در کنار این چهار طرح و اقدام وزارت تعاون 200 فعالیت زمینه اي در ده محور در حوزه هاي اشتغال، تعاون، آسیب هاي

 
اجتماعی ، رسیدگی به وضعیت سالمندان و معلولان ، فعالیت هاي اقتصادي و مبارزه با مفاسد اقتصادي انجام شده است. 

عبدالملکی شناسایی و حل مشکلات بیش از 1500 تعاونی در کشور، شناسایی 214 طرح سرمایه گذاري جدید در بخش تعاون، راه اندازي
975 تعاونی جدید با 23 هزار عضو و ظرفیت اشتغال زایی 20 هزار نفر، اختصاص اعتبارات لازم با کمک بانک تعاون به تعاونی هاي سراسر

کشور و همچنین برگزاري 245 رویداد در حوزه تعاون را از اقدامات مهم معاونت تعاون وزارت تعاون برشمرد.  

همچنین مهدي مسکنی معاون امور تعاون وزارت تعاون نیز با اشاره به فعالیت هاي بخش تعاونی کشور در زمینه هاي صیادي، تولید میگو،
گوشت ، محصولات باغی، تخم مرغ ، حمل و نقل، باربري، تولید خوراك دام و طیور، ادامه داد: وزارت تعاون ظرفیت هاي بسیار خوبی از
جمله انجمن علمی تعاون، اتاق تعاون، بانک تعاون و اندیشکده هاي مختلف دارد که می تواند به رشد فرهنگ و فعالیت بخش تعاون در کشور

 
کمک کند. 

وي با تاکید بر اینکه امروز در جامعه باور به تعاون به درستی تبیین نشده است بر ضرورت تقویت باور به بخش تعاونی در کشور تاکید کرد و
گفت: 4 هزار میلیارد تومان جریان نقدینگی در کشور را می توان با کمک بخش تعاون براي کمک به حل مسائل جامعه و تولید استفاده کرد.

انتهاي پیام /



همکاري دولت و مجلس در عدم اجراي منویات مقام معظم رهبري در مناطق آزاد

منبع: اخبار مناطق آزادشماره خبر:  429  |  تاریخ: 1400/11/21

به گزارش اخبار مناطق آزاد، حضرت آیت االله خامنه اي توجه مسئولان دولتی را به تولیدکنندگان و صنعتگران ضروري دانستند و
تاکید فرمودند: «اگر در این 10سال مسئولان با تولیدکنندگان همراهی بیشتري می کردند ، آسیب ها کمتر و موفقیت ها بیشتر می

شد». اما تاکید رهبر معظم انقلاب بر ضرورت برگزاري نشست با فعالین ...

رهبر معظم انقلاب اسلامی (مدظله العالی) در دیدار اخیر خود با جمعی از تولیدکنندگان و فعالان صنعتی؛ کارآفرینان و فعالان اقتصادي را
افسران با اخلاص و دفاع مقدس در مقابل جنگ اقتصادي با آمریکا خواندند و با اشاره به سخنان صریح مسئولان آمریکا درباره شکست خفت
بار آنها در این نبرد سنگین، فرمودند: «مسئولان پرتلاش باید با ایجاد سند نقشه راهبردي صنعتی و مدیریت، هدایت، نظارت و حمایت از
تولید مسیر کاهش و رفع آسیب ها و شتاب گرفتن تولید، اشتغال و پیشرفت کشور را با تلاش بیشتر ادامه دهند تا آثار این روند در زندگی

مردم نمایان شود».   

به گزارش اخبار مناطق آزاد، حضرت آیت االله خامنه اي توجه مسئولان دولتی را به تولیدکنندگان و صنعتگران ضروري دانستند و تاکید

 
فرمودند: «اگر در این 10سال مسئولان با تولیدکنندگان همراهی بیشتري می کردند ، آسیب ها کمتر و موفقیت ها بیشتر می شد». 

اما تاکید رهبر معظم انقلاب بر ضرورت برگزاري نشست با فعالین اقتصادي و نشستن پاي درددل و مشکلات آنان، ما را برآن داشت تا با
فعالین اقتصادي و مسئولین سازمان هاي مناطق آزاد به گفت وگو بنشینیم و از مشکلات و چالش هاي سرمایه گذاري و تولیدي که اخیرا
بیش از گذشته بر مناطق آزاد کشور تحمیل شده است، مطلع شویم و از این طریق حرف هاي شان را به گوش مسئولین اجرایی کشور

 
برسانیم . 

طبق اظهارات تمامی فعالین اقتصادي و کارشناسان مسائل مناطق آزاد، تیر خلاص به مناطق آزاد با برداشتن معافیت هاي مالیاتی و تصمیم
کمیسیون تلفیق براي اعمال قانون مالیات بر ارزش افزوده در این مناطق زده شد. طبیعتا این موضوع ضربه سنگینی به اقتصاد مناطق آزاد و
به تبع آن تولید و صادرات وارد می کند. راه حل اصلی نیز اجراي دقیق قانون چگونگی اداره مناطق آزاد است؛ اگر هرازگاهی مجلس و دولت
به دلخواه به اعمال قوانین ضرب الاجلی روي نیاورند و بگذارند همان قانون اصلی مناطق به طور کامل اجرا شود، می توان امید داشت که
زمینه تولید، صادرات و پیشرفت و توسعه مناطق آزاد که خواست مقام معظم رهبري (مدظله العالی) و اهداف انقلاب اسلامی است، محقق

 
گردد . 

در ادامه این گزارش، مصاحبه نشریه را با مسئولین سازمان هاي مناطق آزاد و فعالین اقتصادي این مناطق می خوانید.  

 
محمد صادق مبرهن نیاکان، دبیر اجرایی شوراي هماهنگی و همکاري فعالان اقتصادي مناطق آزاد: 

مناطق آزاد در حالت اغما قرار دارند و این شرایط برزخی براي فعالین اقتصادي است محمد صادق مبرهن نیاکان دبیر اجرایی شوراي
هماهنگی و همکاري فعالان اقتصادي مناطق آزاد در گفت وگو با نشریه، به ارزیابی و تحلیل سخنان رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار
اخیر با فعالین اقتصادي پرداخت و بر این موضوع مهم تاکید کرد که تا وقتی مسئولان همت نکنند و فارغ از تبلیغات کاذب نگاه شان را

نسبت به این مناطق تغییر ندهند، درب به همین پاشنه می چرخد و امیدي به احیاء مناطق آزاد کشور وجود ندارد.  



وي درخصوص اهمیت ارتباط بخش خصوصی با مسئولین اظهار داشت: حلقه مفقوده عدم موفقیت پروژه هاي بخش خصوصی در ایران، عدم
وجود ارتباط و نقش فعالین در تصمیم گیري هاي خرد و کلان توسط مسئولین است که خودشان را در دایره خودي و غیرخودي محصور
کرده اند و بی نیاز از اتخاذ هرگونه مشورت یا نظر کارشناسی و کاربردي از فعالین اقتصادي می دانند و دائما درحال آزمون و خطا هستند. به
هر صورت اصل وجودي ارتباط نقش آفرینی فعالین اقتصادي در قالب تشکل هاي صنفی و ارائه نظرات کارشناسی و تجربی می تواند گره
مشکلات پیش روي اقتصاد ایران را در تمامی کاربردها باز کند؛ اما متاسفانه بیش از دو دهه است که این قطع ارتباط به صورت یک قاعده
کلی براي مسئولین و فرهنگی عمومی براي کشور تبدیل شده است و راه برون رفت همان گونه که رهبر معظم انقلاب در دیدار با فعالین
اقتصادي عنوان فرمودند، احیاي مجدد رابطه، مشورت پذیري مسئولین و فعالین اقتصادي و تشکل هاي صنفی است که می تواند با اجماع

 
فکري، بسیاري از مسائل را به ویژه در موضوعات اقتصادي خصوصا تولید حل و فصل کند. 

مبرهن نیاکان به صحبت رهبري درخصوص نقشه راهبردي براي صنعت کشور و مدیریت متمرکز اشاره کرد و اظهار داشت: اجراي هر پروژه
خصوصا در بحث صنعت، نیازمند نقشه راه و هدف مشخص است و اجراي آن باید مطابق و در چارچوب همان نقشه با کنترل هاي لازم کمی
و کیفی همراه باشد. ایجاد تمرکز و اعمال مدیریت یکپارچه در این مورد از واجبات تحقق این پروژه است که باید با همکاري و همراهی مداوم

 
طراحان و مجریان انجام شود. 

دبیر اجرایی شوراي هماهنگی و همکاري فعالان اقتصادي مناطق آزاد گفت: اصولا داشتن برنامه و نقشه راه می تواند از بسیاري از ناهماهنگی
هاي موجود در کلیه امور کشور به ویژه بحث صنعت در مناطق آزاد که باعث اتلاف منابع و خواب سرمایه و بعضا نابودي پروژه ها می شود،
جلوگیري کند. طبیعتا مناطق آزاد از این امر مستثنی نیستند؛ اتفاقا با توجه به محدوده هاي جغرافیایی کوچک و قابل کنترل، در صورت
موفقیت می توانند الگوي خوبی براي تسري به سرزمین اصلی باشند؛ بنابراین فکر می کنم تاکید حضرت آقا در این دو موضوع یعنی نقشه
راه و مدیریت متمرکز بسیار حیاتی است و امیدواریم که برخلاف دو دهه گذشته، واقعا مورد توجه مسئولین قرار گیرد و مثل خیلی موارد به

 
فراموشی سپرده نشود . 

این فعال اقتصادي در پاسخ به این سوال که چه میزان مدیریت و هدایت دستگاه هاي دولتی در مناطق آزاد به دخالت آنها و تداخل وظایف
منجر شده است، تصریح کرد: درخصوص دخالت و مزاحمت دستگاه هاي دولتی و اجرایی در سه دهه گذشته در مناطق آزاد موارد بسیاري را
سراغ داریم و همیشه هم گفتیم دلیل اصلی عدم توفیق مناطق آزاد در اهداف کلان خودشان را به همین سبب می دانیم. متاسفانه مناطق
آزاد و عملکردشان به عنوان رقیبی خطرناك براي دستگاه هاي اجرایی محسوب شده و رقابت کثیفی توسط یک جبهه متحدي شکل داده که
تمامی مرزهاي اخلاقی را درنوردیده و به انواع روش هاي نامتعارف مثل ایراد اتهامات واهی ، کارشکنی و بسیاري از موارد دیگر تبدیل
گردیده و تا زمانی که این رویه تداوم داشته باشد، مطمئنا این مناطق روي موفقیت را به خودشان نخواهند دید و امیدمان بعد از خداوند
متعال به این است که دوستان، مناطق آزاد را در چارچوب منافع ملی ببینند و به آن کمک کنند و از دید رقابتی نسبت به این مناطق خارج

شوند؛ البته بعید است، ولی امیدوارم این اتفاق بیفتد.  

مبرهن نیکان درخصوص عدم همراهی دولت در بحث تولید اذعان نمود: اقتصادهایی موفق بودند که مبتنی بر جذب سرمایه در زمینه تولید و
عرضه محصولات در کشورهاي توسعه یافته قرار گرفتند؛ از این حیث می توان تولید را رکن اصلی موفقیت در اقتصاد هر کشور قلمداد کرد.
اصلی ترین دلیل که رهبر معظم انقلاب در طی سالیان گذشته شعار سال را مبنی بر تولید نامگذاري فرمودند، فرهنگ اقتصادي نفتی بود که
از سال 1354 به بعد در کشور رسوخ کرد و این باعث شد که مسئولین با توجه به اینکه به راحتی از فروش نفت و محصولات آن کسب
درآمد و مملکت را اداره می کنند، خیلی اهمیت به بحث تولید ندهند. البته اي کاش فقط اهمیت نمی دادند، بلکه دستگاه هاي دولتی نه
تنها حمایتی از تولید نکردند، بلکه خودشان عامل و مانعی براي ادامه فعالیت هاي تولیدي در کشور شدند و این موضوع قابل کتمان نیست.
بنابراین باید این فرهنگ را در ذهن خودمان و مسئولین که آنها هم از افراد کشور هستند، جایگزین کنیم؛ آن موقع می توانیم مثل بسیاري
از کشورها که خودشان را با تولید به جایی رساندند که مثال بارز آن آلمان و ژاپن است، ما هم به عنوان یکی از قطب هاي تولید در دنیا

محسوب شویم.  



وي در پاسخ به این سوال که در این سال ها چه کم کاري هایی از سوي مسئولان در رابطه با مناطق آزاد صورت گرفته است، بیان داشت:
اي کاش دولت و مجلس کاري به کار ما فعالین اقتصادي در مناطق آزاد نداشتند و می گذاشتند قانون در این مناطق به صورت کامل اجرا
شود. با هدایت و نفوذي که برخی از افراد و اشخاص حقیقی و حقوقی ، دستگاه دولتی و برخی نهادهاي قدرت در مناطق آزاد شکل دادند،
تنها کاري که این عزیزان در دولت و مجلس کردند، عناد با مناطق آزاد بوده به ویژه که در 10سال گذشته این عناد عریان شد و متاسفانه
علی رغم مراجعی که توسط تشکل هاي صنفی در جلسات و مکاتبات با عزیزان داشتیم، هیچ تغییري در ماموریت ذاتی شان دیده نشد و هر
روز شاهد خلق آثاري جدید از اینها هستیم که آخرین نمونه اش ابطال ماده13 قانون مناطق آزاد یعنی معافیت مالیاتی است که مالیات بر

 
درآمد و ارزش افزوده و مالیات براي عایدي را نیز به زودي تصویب می کنند. 

دبیر اجرایی شوراي هماهنگی و همکاري فعالان اقتصادي مناطق آزاد تاکید کرد: با این رویکرد، تنها مناطق آزادي در دنیا هستیم که
معافیت مالیاتی نداریم و مطابق سرزمین اصلی می خواهند با ما برخورد شود و تا زمانی که جهت این هماهنگی و همراهی عوض نشود و در

 
راستاي حمایت از مناطق آزاد نباشد، امیدي در توفیق مناطق آزاد در اهداف و ماموریت هاي آن نمی بینیم. 

مبرهن نیاکان در پاسخ به این سوال که چرا پیش از برداشتن برخی مزیت ها، آمار تولید در مناطق آزاد قابل توجه نبود، گفت: یکی از مفاد
قانون مناطق آزاد، معافیت مالیاتی بوده است؛ اما ما سایر مفاد دیگري هم داشتیم ازجمله بحث هاي معافیت هاي گمرکی، ایجاد موسسات
مالی و اعتباري بین المللی ، قانون کار مناطق آزاد و... اما هیچ کدام تحقق پیدا نکرد؛ البته می توان در دهه اول به بحث معافیت مالیاتی آن
هم در مناطق سوخته که فاقد هرگونه زیرساخت بودند، اشاره کرد؛ اما چون دولت نیاز داشته آن زیرساخت ها ایجاد شود، بنابراین اجازه داد
یکسري فعالیت ها با معافیت در آن مناطق انجام گیرد؛ ولی به محض اینکه مناطق آزاد سر و شکلی گرفت و به سمت تکمیل زیرساخت هاي

 
موردنیاز سرمایه گذاري رفت ، ضدیت ها پررنگ تر و جلوي کار گرفته شد. 

وي تصریح کرد: این گونه نبوده که مناطق آزاد با داشتن معافیت ها موفق نباشند؛ درواقع صرفا معافیت مالیاتی مطرح نبوده، بلکه سایر موارد
نیز تحقق پیدا نکرد، به ویژه در بخش تولید که ما شاهد بودیم دستگاه هاي دولتی خصوصا گمرك و سایر موارد، بخش تولید در مناطق آزاد
را درگیر می کردند و حتی خود من در جلسه اي شاهد بودم عزیزان گمرکی عضو کمیسیون ارزش افزوده، واحد متقاضی تولید را به سمت
شهرك هاي صنعتی هدایت می کردند و می گفتند مناطق آزاد فایده ندارد ! به نظرم کارنامه مناطق آزاد و سازمان هایشان از محل اخذ
درآمدهاي مکتسبه براي ایجاد زیرساخت ها متناسب بوده و اگر تولید پا نگرفته است، این بوده که انگیزه اي براي تولید وجود نداشته؛ اما هر

 
زمانی این شرایط تحقق پیدا کند، مطمئن باشید تولید در این مناطق نیز رونق پیدا خواهد کرد . 

این فعال اقتصادي ادامه داد: متاسفانه طی سالیان گذشته علی رغم برخی اقداماتی که برخی دولت ها در زمینه شکست انحصار داشته اند، با
ارائه اطلاعات و آمارهاي غلطی که به دفتر رهبر معظم انقلاب ارسال می شد، ایشان تلاش کردند که از این صنایع به ویژه خودروسازي و
تولید لوازم خانگی حمایت کنند، اما ایشان در جلسه آخر نیز اشاره اي داشتند که علی رغم حمایت ها، نتیجه معکوس بوده و برخی از آن به
عنوان رانت که خلاف منفعت تولید کننده داخلی است، استفاده کردند و حالا باید این افراد بدانند که دیگر این حمایت بی چون و چرا وجود
ندارد و باید خودشان را در جهت تولید محصولات باکیفیت و قیمت مناسب هماهنگ کنند؛ چراکه دیگر این حمایت بی حد وحصر وجود

ندارد .  

مبرهن نیکان به موضوعی مهم در بحث تولید اشاره کرد و گفت: طبیعتا همه محصولات مزیت تولید براي هر کشوري را ندارد. هر کشوري با
شاخصه هاي داخلی خود، برخی کالاها را با شرایط روز بررسی می کند که آیا مزیت تولید دارد یا خیر؟ ما نیز باید سعی کنیم تولید را به آن
ست ببریم، درواقع سایر کالاهایی که مزیت تولید ندارد، در ابتدا با مونتاژ و انتقال فناوري بررسی و بعد به تولیدات اضافه کنیم . تا آن زمان
نیز باید در محصولاتی که قابلیت مزیت دارد، کار کنیم. متاسفانه بسیاري از محصولاتمان به صورت خام صادر می شود که با ایجاد صنایع
فرآوري و بسته بندي می توانیم نسبت به صادرات آنها اقدام کنیم و از محل صادرات، نیاز کشور را رفع نماییم. پس از آن می توان با برنامه
ریزي طی زمان بندي، تولیداتی که قابلیت تبدیل به تولید مزیت دار را دارند، با همکاري و انعقاد قرارداد و واگذاري به بخش خصوصی و
گرفتن شرکاي خارجی به ویژه در بخش مناطق آزاد بررسی کنیم و فرآوري را به مرور به مناطق بیاوریم تا در نهایت تولید را به مزیت



برسانیم. اینگونه هم نیاز داخلی رفع می شود و هم بازار هدف را شناسایی و محصول را صادر می کنیم؛ لذا تا آن زمان اصرار بر خودکفایی را
به صلاح اقتصاد کشور نمی بینیم؛ باید دسته بندي تولیدات فاقد مزیت و غیرمزیت انجام گیرد؛ چراکه اصرار بر تولید غیرمزیت باعث خسران

بر کشور خواهد شد .  

دبیر اجرایی شوراي هماهنگی و همکاري فعالان اقتصادي مناطق آزاد در پایان خاطرنشان کرد: بحث مناطق آزاد با شرایط فعلی دیگر از
مسائل و مشکلات گذاشته ، این مناطق در حالت اغما قرار دارند و برزخ بود و نبود نیز براي مناطق آزاد و فعالین اقتصادي بسیار بد و سخت
است . تا زمانی که سران قوا فارغ از تبلیغات کاذب نظرشان را نسبت به این مناطق تغییر ندهند، درب به همین پاشنه می چرخد و امیدي به
احیاء این بیمار وجود ندارد. علی رغم اینکه همیشه امید به بهبود روند داشتم، اما با رویکردي که دولت و مجلس فعلی اتخاذ می کنند، خیلی
نمی توانم امیدوار باشم. با این حال امیدوارم بعد از خداوند متعال، عنایتی از سوي رهبر معظم انقلاب اسلامی و سایر مسئولان نسبت به این
مناطق ایجاد شود تا سرمایه هاي موجود و همین زیرساخت هاي نصف و نیمه اي که در این مناطق به وجود آمده، با توجه به مباحث کلان
آمایشی سرزمینی ، احیاء مناطق محروم و استفاده از فرصت مناطق مرزي بتوانیم استفاده بهینه کنیم و در جهت رشد و تعالی اقتصاد کشور

 
گام برداریم. 

 
حامد افروز، عضو شوراي هماهنگی و همکاري فعالان اقتصادي مناطق آزاد: 

لزوم تهیه نقشه راهبردي، اجراي درست قوانین و نظارت بر مناطق آزاد توسط مسئولین حامد افروز عضو شوراي هماهنگی و همکاري فعالان

 
اقتصادي مناطق آزاد در گفت و گو با نشریه، به بررسی مشکلات مناطق آزاد و فعالان اقتصادي این مناطق پرداخت . 

طبق اظهارات وي؛ در مناطق آزاد می بایست فراخور موقعیت هر منطقه، نقشه راهی تعیین و به مدیران مناطق ابلاغ شود تا مدیر نیز با

اختیاراتی قانونی که دارد، طبق نقشه راه و با اجراي قوانین و مقررات، زمینه توسعه و رونق کشور را فراهم کند.  

 
این فعال اقتصادي،  به اهمیت و ضرورت نشست مسئولین با فعالین اقتصادي اشاره و بر حل مشکلات سرمایه گذاران توسط آنها تاکید نمود. 

افروز اظهار داشت: اگر مسئولین همیشه بی واسطه بتوانند با فعالین اقتصادي در هرجا به ویژه مناطق آزاد نشست داشته باشند، روبه روي
آنها بنشینند، به درددل فعالین اقتصادي گوش دهند و مشکلات را از زبان آنها بشنوند، بهتر از این است که گزارشی نوشتاري از مدیر
زیرمجموعه اخذ کرده باشند. فعال اقتصادي در مناطق آزاد باید مستقیم با مشاور محترم رئیس جمهور صحبت کند و مشکلات را  از این
طریق به گوش رئیس جمهور برساند. ضمن اینکه اگر مشاور رئیس جمهور در امور مناطق آزاد بتواند جلسات و نشست هایی را به صورت
مداوم با فعالین اقتصادي برگزار کنند، طبیعتا می تواند در تصمیم گیري هاي خود، از نظر فعالان اقتصادي کمک بگیرد. شاید در نشستی که
شکل می گیرد، فعال اقتصادي راه حل ، برنامه و یا طرحی داشته باشد که به ذهن مشاورین مسئولین نرسد؛ لذا این رویکرد می تواند شاه

کلید در حل مشکلات باشد.  

وي تاکید کرد: باید ارتباطات مسئولین با فعالان اقتصادي نزدیک باشد و جلسات به طور منظم برگزار گردد تا راه حل ها براي مشکلات و

موانع سد راه فعالین اقتصادي بررسی و تصمیمات درست اتخاذ شود .  

این فعال اقتصادي از دو دستور رهبر معظم انقلاب به مسئولین براي ایجاد نقشه راه و مدیریت و هدایت آن سخن گفت و اظهار داشت: هر
بند و نکته از سخنان رهبري، چراغ راه و راهگشایی براي پیشرفت در کشور است؛ فقط اینکه مدیران و مسئولان باید به سخنان ایشان گوش
کنند و به نحو احسن بهره ببرند و استفاده کنند . اگر نقشه راه نباشد و مدیري کارآمد نباشد، هیچ وقت به مقصد و هدف اصلی نخواهیم
رسیم. البته اگر نقشه راه باشد، ولی مدیریت درست نباشد تا طبق نقشه و برنامه ها را به درستی اجرا کند، آن مسیر نیز به بن بست منجر

خواهد شد.  



عضو شوراي هماهنگی و همکاري فعالان اقتصادي مناطق آزاد افزود: اگر مدیریت متمرکز در هر سیستم وجود نداشته باشد و هر مدیر به
سلیقه خود بخواهد امور را پیش ببرد، نتیجه مثبتی به همراه نخواهد داشت. رویکرد نبود مدیریت متمرکز در مناطق آزاد ، موجب سردرگمی
فعالین اقتصادي شده است؛ این درحالی است که در مناطق آزاد می بایست بهفراخور موقعیت هر منطقه نقشه راهی تعیین و به مدیران

 
مناطق ابلاغ شود تا مدیر نیز با اختیاراتی قانونی که دارد، طبق نقشه راه و با اجراي قوانین و مقررات موجب توسعه و رونق منطقه گردد. 

افروز ادامه داد: بی تردید با این شیوه، قطار اقتصادي به روي ریل اصلی خود برمی گردد و برنامه هاي اقتصادي در هر منطقه به اجرا درمی
آید. وقتی قوانین و مقررات به درستی اجرا و مدیریت کارآمد امور را هدایت کند و نقشه راه به طور درست در اختیار فعالین گذاشته شود،

 
طبیعتا هیچ کسی به مشکل برنمی خورد. 

وي به قدردانی رهبر معظم انقلاب از فعالین اقتصادي اشاره اي داشت و گفت: فعالین اقتصادي فرماندهان و سربازان جنگ در جبهه اقتصادي
هستند؛ نگاه ویژه رهبري به فعالین اقتصادي نیز ستودنی است و دلگرمی عجیبی بعد برگزاري جلسه ایشان با فعالین اقتصادي به ما داده شد.
اما اي کاش مدیران نیم نگاهی به این موضوع مهم داشته باشند که فعالین اقتصادي در مناطق آزاد در خط مقدم جنگ اقتصادي قرار دارند و

در این مسیر نیاز به حمایت و پشتیبانی از آنان وجود دارد .  

این فعال اقتصادي درخصوص عدم همراهی دولت با فعالین اقتصادي با وجود فرمایشات حضرت آقا و موضوع حمایت از تولید اظهار داشت:
درخصوص اینکه چرا دولت به فعالین اقتصادي در تولید کمک نکرده است، باید گفت که بعضی از دولت ها در برخی امور رویکرد و منفعت
شان در واردات، آن هم براي افراد خاص و نورچشمی ها بوده است و درواقع نمی خواستند تولید رونق پیدا کند؛ از این رو سعی کردند در

 
مسیر فعالین اقتصادي سنگ اندازي کنند و با ایجاد موانع، فعالین اقتصادي را از هدف اصلی شان دور کنند. 

افروز به کم کاري هاي مجلس و دولت درخصوص مناطق آزاد اشاره کرد و گفت: یکی از مشکلات مناطق آزاد، نگاه منفی مسئولین به این
مناطق بوده است. قانونی که خود مجلس تصویب کرده، به درستی اجرا نشده و در عین حال نظارتی بر اجراي آن وجود نداشته و البته که در
این سال ها تذکري نیز در این رابطه هم داده نشده است. بخشنامه هاي غیرکارشناسی که گاها از دولت به مناطق آزاد سرازیر می شود،
دخالت بی مورد برخی مسئولین در امور مناطق آزاد ، نگاه منفی نسبت به مناطق و... همه از دلایل کم کاري هاي دولت و مجلس است. اگر
مناطق آزاد را با نگاه نجات دهنده اقتصاد کشور می دیدند همچون سایر مناطق آزاد دنیا، طبیعتا می توانستند مدیریت بهتري را شکل دهند.

 
این دخالت و کم کاري ها ضرر زیادي به فعالین اقتصادي مناطق آزاد و کل کشور زده است . 

وي ادامه داد: فعالین اقتصادي همیشه همراه و هم قدم مسئولین و مدیران هستند، اما همین مسئولان مسیر فعالیت هاي اقتصادي در
مناطق آزاد را به اشتباه به فعالین اقتصادي نشان داده اند و این موضوع موجب دور شدن از هدف و نقشه راه مناطق آزاد توسط مسئولین و

 
مدیران شده است. 

عضو شوراي هماهنگی و همکاري فعالان اقتصادي مناطق آزاد ادامه داد: یا مقام مسئول در این مسیر نقشه راهی در اختیار نداشت یا اگر
داشت، اصلا به آن توجهی نمی کرد و رویکرد و هدف هر منطقه را براي فعال اقتصادي توضیح نمی داد که البته این مسیر اشتباه است؛
طبیعتا اگر مسیر اشتباه باشد، به مقصد نیز نمی رسد . مشکل اصلی، نبود مسیر راه است . بیشتر فعالین اقتصادي پیش از این در مناطق آزاد
به جاي آنکه تولیدکننده و صادرکننده باشند، توزیع کننده و وارد کننده بودند. اگر سیستم از روز اول طبق برنامه پیش می رفت و قوانین و

 
مقررات طبق برنامه اجرا می شد و اهداف طبق برنامه آنالیز می شد، ما هم مسیر اصلی فعالیت مان را زودتر از اینها پیدا می کردیم. 

افروز ادامه داد: بها ندادن مسئولین به امر مهم تولید، ضربات سنگینی به مناطق آزاد و توسعه اقتصادي کشور زده است. اگر به بحث تولید و
صادرات توجه می شد، وضع متفاوت بود. نداشتن طرح و برنامه درست، نبود زیرساخت مناسب، نداشتن بسیاري از مزیت هایی که براي تولید

 
و صادرات در همه جاي دنیا وجود دارد، همه و همه از مشکلات عمده اي است که در مناطق آزاد وجود دارد . 



وي گفت: وقتی یک مدیر و یا یک دولت به اشتباه تصمیمی می گیرد، یعنی ناآگاه است؛ وقتی مدیري به مناطق آزاد و قوانین آن آگاهی
نداشته باشد نیز طبیعتا تصمیمات اشتباه می گیرد. ضمن اینکه دخالت هاي بی دلیل نیز سبب می شود که سردرگمی هاي عجیبی براي

 
مناطق آزاد به وجود آید. 

این فعال اقتصادي به انتقاد رهبر معظم انقلاب بر وضعیت تولید و گرانی کالا و عدم کیفیت محصولات داخلی اشاره کرد و گفت: گلایه
رهبري به جا و به درستی اعلام شد؛ برخی از تولیدکنندگان از حمایت همه جانبه ایشان در بحث تولیدات سوء استفاده کردند. فعالین
اقتصادي می توانستند از این حمایت بهره ببرند و آن را نقشه راه خود قرار دهند و مسیر درستی انتخاب کنند. اما بعضی از تولیدکنندگان از
این مسیر سوء استفاده کردند و وقتی میدان رقابت را خالی دیدند، به خیال اینکه می توان همه کاري کرد، به کیفیت و قیمت محصولات
دست بردند؛ اما این مسیر اشتباه است . امیدوارم مسیر درست را پیدا کنند تا اینکه ما بتوانیم به تولیدات بهتر و باکیفیت تر دست پیدا کنیم.
البته برخی تولیدکنندگان واقعا تولیدکننده نیستند و مونتاژکننده هستند؛ لذا نمی توانند کنترلی بر قیمت داشته باشند؛ انتظار ما از
مسئولین این است که تولیدکنندگان و مونتاژکنندگان را تقسیم بندي کنند و برنامه ریزي دقیق داشته باشند . در مناطق آزاد می توانیم
بهترین ها را تولید کنیم و صادرات خوبی از این تولیدات داشته باشیم، اما این مشروط بر آن است که امتیازات مناطق آزاد نادیده گرفته
نشود. اگر زیرساخت هاي صنایع و تولیدات در مناطق به درستی اجرا شود، اگر امتیازها به مرور لغو نشود، اگر حمایت و پشتیبانی از فعالین

اقتصادي وجود داشته باشد، طبیعتا مناطق آزاد بهترین ظرفیت براي تولید و صادرات و توسعه اقتصادي کشور هستند .  

افروز در ادامه به مشکلات موجود در مناطق آزاد اشاره کرد و اظهار داشت: اجرا نشدن درست قوانین، بی ثباتی مدیریتی ، از بین رفتن مزیت
هاي مناطق، استفاده از مدیران ناکارآمد، اجرا نشدن نقشه راه درست در مسیر اقتصادي، همه و همه از مشکلات مناطق آزاد است؛ ضمن
اینکه هر روز شاهد هستیم که ترفندي براي فعالین اقتصادي زده می شود، از مالیات و مالیات بر ارزش افزوده گرفته تا گمرك و... به هرحال

 
همه این اتفاقات دست به دست هم داده تا چالش هایی براي فعالین اقتصادي مناطق آزاد به وجود آید. 

این فعال اقتصادي گفت: طبیعتا اگر امتیازات هر منطقه اي از بین برود، دیگر فعال اقتصادي دلخوشی براي ادامه سرمایه گذاري ندارد. راه
حل این است که اجراي صحیح قوانین و مقررات صورت گیرد، همچنین نظارت صحیحی بر قوانین و مقررات انجام شود. البته که اجراي
صحیح قوانین نیازمند اصلاح درست قوانین و مقررات است؛ وقتی اصلاح قوانین به درستی صورت گرفت، قطعا قوانین نیز کامل و به درستی
اجرا می شود. موضوع دیگري که پیشنهاد می کنم، اصلاح قانون مالیات بر ارزش افزوده است که جدیدا در کمیسیون تلفیق تصویب شده
است، این موضوع نیز لطمه سنگینی به مناطق آزاد وارد کرده و لازم است در صحن علنی، نمایندگان مجلس نسبت به آن واکنش نشان

 
دهند و جلوي این مصوبه را بگیرند. 

وي ادامه داد: برگرداندن مناطق آزاد به جایگاه اصلی خودشان موضوع مهمی است. هر چیزي باید جاي خود و هر مدیري باید سرجاي
خودش باشد. نگاه مسئولین باید نسبت به مناطق آزاد و فعالین اقتصادي مثبت، دلسوزانه و حمایتی باشد. جذب نیروهاي متخصص و مدیران
کارآمد، ارائه تسهیلات بانکی با بهره مناسب به تولیدکنندگان و فعالین اقتصادي در مناطق آزاد، کارآمدي سیستم بانکی و بیمه اي و کاهش
وابستگی مناطق آزاد به دولت باید حاکم شود. ضمن اینکه هر منطقه می بایست درآمد پایدار داشته باشد؛ چراکه کمتر دیدیم منطقه اي

 
درآمد پایدار داشته باشد. 

عضو شوراي هماهنگی و همکاري فعالان اقتصادي مناطق آزاد در پایان خاطرنشان کرد: پیوند مناطق آزاد ایران به مناطق جهانی نیز باید
شکل گیرد، آموزش و تربیت نیروي انسانی متخصص از الزامات پیشرفت در مناطق است. وقتی مدیر و نیروي کارآمد و دلسوز در هر منطقه
داشته باشیم، طبیعتا اهداف براساس نقشه راه، برنامه ریزي و اجرا می شود. وقتی این موارد اجرا شود، دیگر کمتر کسی از لحاظ اقتصادي به
مشکل برمی خورد. باید زیرساخت هاي فعالیت اقتصادي در هر منطقه متناسب با موقعیت آن منطقه تصویب و اجرا شود . در نهایت با تحقق
این موارد، مناطق آزاد کشور در مسیر اصلی خود قرار می گیرند و زمینه براي اجراي طرح ها و برنامه ها طبق اهداف مشخص فراهم می

 
گردد. 



داوود بلالی، نایب رئیس هیات مدیره موسسه بازرگانان قشم:  

اجازه دهید قوانین مناطق آزاد به طور کامل اجرایی شود داوود بلالی نایب رئیس هیات مدیره موسسه بازرگانان منطقه آزاد قشم نیز در گفت
وگو با نشریه، به مشکلات و چالش هاي مناطق آزاد اشاره و تاکید کرد: قطعا یکی از خلاء ها و مشکلاتی که در کشور در هر زمینه اي وجود
دارد، این است که مسئولین خود را دست بالا می گرفتند و به فعالین بخش خصوصی توجهی نمی کردند. در واقع صرفا افراد دلال و رانت

 
خوار اطراف مسئولین گذشته را گرفته بودند، که خوشبختانه مقام معظم رهبري درخصوص این موضوع ورود و سفارش فرمودند. 

وي درخصوص مدیریت مناطق آزاد اظهار داشت: آقاي سردار محمد نیز که فردي جهادي است، طی جلسات مختلف با فعالین اقتصادي
دستوراتی را صادر کردند که پیامدهاي مثبت آن را می بینیم و امیدوارم نقشه راهی که ترسیم شده، بتواند بسیاري از مشکلات را مرتفع کند

 
 .

این فعال اقتصادي افزود: رهبر معظم انقلاب در سخنرانی اخیر خود با فعالین اقتصادي، به مسئولان براي تعیین نقشه راه و مدیریت متمرکز

 
دستور اکید فرمودند که ان شاالله این موضوع نیز در مناطق آزاد انجام شود . 

بلالی ادامه داد: درخصوص حوزه صنعت در جزیره قشم نیز گلایه مندي هایی از زمان قدیم وجود داشته و دارد؛ متاسفانه به دلیل اینکه
کالاهاي تولیدي امکان ورود به کشور را ندارند، عملا صنایع در قشم مختل شده و ما به معناي واقعی رونقی در صنعت و تولیدات نسبت به

مناطق آزاد کشورهاي دیگر نداشتیم .  

وي تاکید کرد: تا زمانی که اصلاح قانون انجام نگیرد و کالاهاي تولیدي مناطق آزاد راحت وارد کشور نشود، نمی توانیم به طور مطلوب و
چشمگیري عمل کنیم و صرفا می توانیم کالاهاي تولیدي را به خارج از کشور صادر نماییم که این براي ما راحت است؛ ولی با توجه به

تحریم ها و نبود بازار در خارج از کشور، امکان این موضوع را نیز نداریم .  

نایب رئیس هیات مدیره موسسه بازرگانان منطقه آزاد قشم درخصوص دخالت دستگاه هاي دولتی در مناطق آزاد گفت: در قشم تداخل
دستگاه ها بسیار بیشتر از سایر مناطق است، موازي کاري سازمانی زیادي هم وجود دارد. موضوعی که وجود دارد، این است که مردم از سایر
دستگاه هاي استانی نسبت به بخش هاي اجرایی سازمان منطقه آزاد قشم رضایت بیشتري دارند! از هر شخصی سوال کنید می بینید که تا
به حال رضایت محلی و استانی شان از مسئولین بیشتر بوده و ما شاهد هستیم که سازمان منطقه آزاد عملا در قشم توجیهی ندارد و صرفا
سازمانی شناخته می شود که زمین ها را براي کارمندان خود می فروشد. درواقع یک سیستم عریض و طویلی در قشم است که کارمندان
زیادي دارد و بیش از 20میلیارد به آنها حقوق می دهد، در حالی که می شود با یک دهم این مبالغ و هزینه ها، کارها را در قشم انجام داد. ما
این موضوع را گردن مدیران سابق می اندازیم، با توجه به عملکرد آقاي محمد این موضوع اگر به نحوي حل شود و یکدستی ایجاد شود، در

 
پایان به نفع مردم تمام خواهد شد . 

بلالی در رابطه با کم کاري هاي دولت و مجلس گفت: ما قانون چگونگی اداره مناطق آزاد را از سال72 داریم؛ این قوانین مکفی و خوب است،
ولی متاسفانه از سوي دولتمردان وقت به دلایل فراوان به درستی اجرا نشده است. ما طبق همین قانون از پرداخت مالیات معاف هستیم، اما
همچنان به بهانه هاي مختلف و به زور از ما مالیات اخذ می کنند . در مواردي دیگر نیز چون ترخیص کالا و خودرو نیز متاسفانه بر اساس
قوانین عمل نمی شود، کما اینکه مجلس مصوب کرد که مالیات بر ارزش افزوده به مناطق آزاد تعلق می گیرد و این دقیقا نابودي کامل
مناطق آزاد است . ما دلخوش بودیم که بتوانیم از طریق معافیت مالیاتی، رونقی ایجاد کنیم؛ اما متاسفانه با این مصوبه مجلس بسته شدن

مناطق به ضرر مردم خواهد بود .  

وي ادامه داد: به نظر بنده اگر تاکنون نیز مناطق آزاد گامی بزرگی در جهت توسعه کشور برنداشته باشند، به دلیل عدم اجراي درست قوانین
است؛ هر کسی آمده صرفا نفع شخصی خود را درنظر گرفته و حتی مدیران گذشته اینجا را به عنوان حیات خلوت درنظر می گرفتند و ما



امیدواریم با کمک آقاي رئیسی مناطق آزاد را از صفر شروع کنیم تا اتفاقی که تاکنون نیفتاده، حاصل شود. طی سالیان اخیر متاسفانه به
دلیل ناکارآمدي دولت خصوصا دولت گذشته، براي گم کردن ردشان خیلی از مسائل را گردن مناطق آزاد انداختند و نمایندگان نیز به دلیل

 
همراه بودن با آنها، بر این موضوع دامن زدند و عملا با اجراي بخشنامه ها کلا مناطق آزاد را از رسالت اصلی خود دور نگه داشتند . 

نایب رئیس هیات مدیره موسسه بازرگانان منطقه آزاد قشم در پایان درخصوص مشکلات و چالش هاي مناطق آزاد اظهار داشت: اگر مجلس
شوراي اسلامی اختیارات را به طور کامل به آقاي سعید محمد بدهد و به دولت و اجراي قوانین مناطق آزاد نظارت کند، طبیعتا می توان امید

 
داشت که مناطق آزاد احیاء شوند . 

 
محمد هدایی، معاون اقتصادي و سرمایه گذاري سازمان منطقه آزاد چابهار: 

باید به 28سال قبل برگردیم و قانون مناطق آزاد را به طور کامل رعایت نماییم محمد هدایی معاون اقتصادي و سرمایه گذاري سازمان منطقه
آزاد چابهار در گفت وگو با نشریه، به ارزیابی دیدار اخیر رهبر معظم انقلاب و فرمایشات ایشان با فعالین اقتصادي پرداخت و از ضرورت

 
برگزاري نشست با سرمایه گذاران به ویژه در مناطق آزاد سخن گفت. 

طبق اظهارات وي؛ معمولا مسئولین هنگام تصمیم گیري نگاه حمایتی از فعالین اقتصادي را در اولویت هاي نخست و تاثیر گذار در
تصمیمات ندارند و اکثر مواقع اولویت هاي دیگري را باید مدنظر داشته باشند که بخشی از این اولویت ها نشات گرفته از تحریم هاي بین

 
المللی و سایر شرایط سیاسی و اقتصادي می باشد که گاها موجب بروز مشکلات فراوانی براي فعالین اقتصادي و صنعتی می گردد. 

هدایی گفت: برگزاري نشست هاي دوره اي با فعالین اقتصادي می تواند نگاه مسئولین به موضوعات و مشکلات را تغییر دهد؛ چراکه بخش
خصوصی و فعالین اقتصادي مستقیما تاثیر تصمیمات مسئولین را در کسب و کار خود تجربه می نمایند و مسئولین و تصمیم گیرندگان می
توانند از بازخورد تصمیمات خود آگاه شوند. همچنین بخش خصوصی غالبا راهکارهاي بسیار کارآمدي نیز براي مدیریت مشکلات خرد و

 
کلان دارد و نشست هاي بین فعالین و مسئولین در حل مشکلات و تصمیم گیري هاي آتی می توانند بسیار موثر باشند. 

وي ادامه داد: هرگاه رهبر فرزانه انقلاب نکته اي را بیان می فرمایند، باید با دقت موردتوجه قرار گیرد؛ زیرا ایشان با بصیرتی که دارند،
همیشه مشکلات را به درستی تشخیص می دهند و راهکارهاي بسیار موثري نیز ارائه می دهند؛ ازجمله در فرمایشات اخیر که وظایفی را
براي مسئولین حوزه صنعت مشخص فرمودند نیز به خوبی روشن است که نقش و اهمیت برنامه راهبردي در برنامه ریزي هاي اقتصادي و
صنعتی بسیار مهم می باشد و باید در تدوین راهبرد هاي میان مدت و بلند مدت در حوزه صنایع تجدید نظر نمود؛ چراکه تجربه نشان داده
که غالب تصمیمات اتخاذ شده در ده هاي گذشته در حوزه صنعت بدون راهبرد مدون و درنظر داشتن اسناد آمایش سرزمینی صورت گرفته
و درحال حاضر ضمن بروز مشکلات عدیده براي خود صنایع، موجب نارضایتی هاي عمومی و صدمات جدي به محیط زیست شده است . در
این راستا لزوم تدوین راهبرد هاي مشخص و مبتنی بر اسناد فرادستی مناطق آزاد نیز از الزامات می باشد و باید راهبردهاي کوتاه مدت ،
میان مدت و بلندمدت جهت گسترش صنایع در مناطق آزاد و نیل به هدف اصلی این مناطق براي رونق تولید و صادرات را با جدیت پیگیري

 
و تدوین نمود. 

معاون اقتصادي و سرمایه گذاري سازمان منطقه آزاد چابهار اذعان داشت: در رابطه با مدیریت متمرکز نیز قانونگذار با رویکرد بسیار درست
در احکام دائمی برنامه هاي توسعه کشور، با تدوین ماده 65 قانون احکام دائمی، این مهم را پیش بینی و به عهده مدیران عامل مناطق آزاد

 
نهاده است که امیدوارم با تمکین سایر دستگاه هاي اجرایی مستقر در محدوده مناطق آزاد، این امر نیز محقق گردد. 

هدایی در پاسخ به این سوال که چه میزان مدیریت و هدایت دستگاه هاي دولتی در مناطق آزاد به دخالت منجر شده و چقدر تداخل وظایف
صورت گرفته است، اظهار کرد: مناطق آزاد کشور از بدو تاسیس متاثر از تصمیمات سرزمینی بوده و با مرور زمان میزان تاثیرات ناشی از این
تصمیمات بیشتر شده است و اوج این دخالت ها در چند سال اخیر بوده است، به گونه اي که هرگاه براي سرزمین قانون و مقرراتی تدوین



شده، به مناطق آزاد نیز بسط پیدا کرده است. به عنوان نمونه می توان به وضع مقررات و ممنوعیت هاي واردات کالا از سال 1397 به بعد و
تسري قانون مالیات بر ارزش افزوده به مناطق آزاد و... اشاره نمود که هر یک ضمن کاهش جذابیت هاي مناطق آزاد براي سرمایه گذاران
داخلی و خارجی، موجب سردرگمی فعالین اقتصادي مناطق و بروز مشکلات عدیده اي براي آنها شده است که گواه آن نحوه اخذ مالیات بر
ارزش افزوده در مناطق آزاد توسط گمرك جمهوري اسلامی می باشد که در صورت استمرار، قطعا به تعطیلی واحدهاي تولید در این مناطق
منجر خواهد گردید؛ زیرا به عنوان نمونه اگر یک واحد تولیدي در منطقه آزاد در حوزه فرآوري برنج اقدام به واردات مواد اولیه و انجام فرآیند
تولید نماید، هنگام فروش محصول و ارسال آن به سرزمین اصلی 6برابر بیشتر از تاجري که مستقیم اقدام به واردات برنج آماده نموده است،
مالیات بر ارزش افزوده پرداخت می نماید و در نتیجه قدرت رقابت در بازار را از دست خواهد داد و موجب ورشکستگی و تعطیلی واحد

خواهد شد. این مثال مصداق روشنی از اتخاذ تصمیمات کارشناسی نشده براي مناطق آزاد می باشد .  

وي ادامه داد: معمولا مسئولین هنگام تصمیم گیري، نگاه حمایتی از فعالین اقتصادي را در اولویت هاي نخست و تاثیرگذار در تصمیمات
ندارند و اکثر مواقع اولویت هاي دیگري را باید مدنظر داشته باشند، که بخشی از این اولویت ها نشات گرفته از تحریم هاي بین المللی و سایر
شرایط سیاسی و اقتصادي می باشد که گاها موجب بروز مشکلات فراوانی براي فعالین اقتصادي و صنعتی می گردد. در عین حال در
شرایطی که مسئول تصمیم گیرنده باید بین منافع دولت و صیانت از حقوق عمومی و حمایت از بخش خصوصی تصمیم گیري نماید، طبیعتا
براي حفظ امکان پاسخگویی به دستگاه هاي نظارتی، باید طرف حقوق عمومی را بگیرد و این نیز با اتخاذ تصمیمات حمایتی در تناقض می

 
باشد. 

معاون اقتصادي و سرمایه گذاري سازمان منطقه آزاد چابهار اظهار کرد: متاسفانه دیدگاه هاي مسئولین ارشد دولتی و نمایندگان محترم
مجلس شوراي اسلامی به مناطق آزاد کشور تا حد زیادي تحت تاثیر شایعات پیرامون این مناطق شکل گرفته است و طی سنوات گذشته
خصوصا از سال1390 به بعد، اکثر تصمیمات اتخاذ شده براي مناطق آزاد موجب کاهش مشوق ها و قدرت رقابت این مناطق نه تنها با سایر
رقباي منطقه اي شده، بلکه درحال حاضر کسب و کار و فعالیت در مناطق در مقایسه با سرزمین اصلی نیز جذابیت خود را از دست داده

است.  

هدایی در تبیین علت موفقیت مناطق آزاد کشور گفت: عدم توفیق مناطق آزاد در رسیدن به اهداف کلان تدوینی، علل متعددي دارد که
بیشتر آن به شرایط اقتصادي کلی کشور بازمی گردد. بسیاري از منتقدان به مناطق آزاد عدم پیشرفت این مناطق متناسب با اهداف و برنامه
هاي تنظیمی را مورد توجه قرار می دهند؛ لیکن به این مهم که دولت براي ایجاد و توسعه زیرساخت هاي مناطق چه میزان سرمایه گذاري
کرده است، هیچ توجهی ندارند! ولی اگر توسعه یافتگی مناطق آزاد با سایر نقاط کشور منصفانه مطابقت گردد، عملکرد مناطق به خوبی
مشخص خواهد شد؛ زیرا این مناطق از بودجه عمومی دولت استفاده نکرده اند و با منابع محدود خود، زیرساخت هاي موجود را توسعه داده
اند؛ ولی سایر شهرها ضمن استفاده از منابع داخلی خود، از بودجه عمومی دولت نیز استفاده کرده اند. درخصوص عدم موفقیت مناطق در
تولیدات، باز به اعتقاد اکثر کارشناسان علوم اقتصادي، تصمیمات سایر دستگاه ها و متولیان امور تجاري موجب رکود شدید در واحد هاي
تولیدي و عدم امکان رقابت آنها با رقباي خارجی خصوصا چینی ها بوده است . نمونه بارز این مدعا از بررسی صنایعی مانند صنایع پوشاك و
کفش که در سالیان نه چندان دور موجب اشتغال قابل توجهی بوده اند و درحال حاضر در رقابت با محصولات ارزان قیمت وارداتی، از توجیه
اقتصادي خارج شده اند و اکثر واحدهاي این صنعت تعطیل شده، نام برد و شرایطی بسیاري از واحدهاي تولیدي مستقر در مناطق آزاد نیز
مانند این صنایع بوده است. از سوي دیگر مناطق آزاد در نقاط مرزي و دور از مرکز کشور مستقر می باشند و در شرایط تحریمی که امکان
صادرات کالا و تولیدات به خارج از کشور کم می باشد، حتی قادر به رقابت با رقباي داخلی به علت بعد مسافت و بالا بودن هزینه حمل و نقل

مواد اولیه و محصول نهایی نبوده اند.  

وي در پاسخ به این سوال که علت گلایه رهبر معظم انقلاب از فعالین اقتصادي براي کیفیت پایین تولیدات و گرانی کالاها در چیست، بیان
کرد: نظر رهبر گرانقدر درخصوص برخی از صنایع بزرگ کشور مانند خودروسازي بوده است و به اقتصاد دولتی اشاره دارند؛ چراکه سایر
صنایع خصوصا واحدهاي بخش خصوصی علی رغم وجود تحریم ها توانسته اند نیازمندي هاي کشور را تامین نمایند، ازجمله در حوزه لوازم
خانگی و تجهیزات بیمارستانی پیشرفت هاي بسیار خوبی را در کشور شاهد هستیم . مدیریت دولتی نمی تواند در حوزه صنعت و اقتصاد



موفق عمل کند و باید به نحوي صحیح دولت از تصدي امور اقتصادي به طور کامل خارج شود تا در بازار اقتصاد آزاد و با رقابت سالم و
سازنده ضمن ارتقاي کیفیت محصولات، قیمت نیز مدیریت شود. البته بر هیچ کسی هم پوشیده نیست که اتفاقات سیاسی بین المللی و

 
تصمیمات ارزي دولت جهت مواجهه با آنها و کاهش ارزش پول ملی از مهم ترین عوامل گرانی هاي اخیر بود است. 

معاون اقتصادي و سرمایه گذاري سازمان منطقه آزاد چابهار در پایان درخصوص مشکلات فعالین اقتصادي در مناطق آزاد تصریح کرد: حذف
معافیت هاي مالیاتی و شمول مالیات بر ارزش افزوده به مناطق آزاد در چارچوب جبران کسري بودجه، از طرف دولت پیشنهاد و در مجلس
نیز مصوب شده است؛ لیکن فارغ از اینکه حذف مشوق هاي مناطق براي بسیاري از سرمایه گذاران داخلی موجب عدم اشتیاق به ورود
سرمایه به این مناطق گردیده است ، سرمایه گذارانی که بخش عمده اي از سرمایه خود را طی سالیان گذشته به این مناطق منتقل نموده اند
را نیز براي ترك این مناطق تشویق کرده است، به گونه اي که در حال حاضر اکثر واحدهاي تولیدي مستقر در منطقه آزاد چابهار که طی
3سال گذشته با تلاش این سازمان و سرمایه گذاران در مسیر توسعه قرار داشته اند و آمار تولیدات و صادرات آنها طی این چند سال نیز
گواهی به جهت گیري صحیح در این زمینه را داشته است، درحال تعطیل شدن و ورشکستگی قرار گرفته اند و مهم ترین مشکل کشور
خصوصا در حوزه مناطق آزاد، وضع قوانین و مقررات بدون حتی تعیین روش اجراي آن می باشد؛ به عنوان مثال وضع مالیات بر ارزش افزوده
و محول شدن وصول آن در مناطق به عهده گمرك، بدون تدوین ساز و کار و زیرساخت لازم و بدون توجه به مسائل فنی و طی مراحل
کارشناسی، موجب شده تا جهت پیشگیري از تعطیلی واحدهاي تولیدي مناطق آزاد، برخی از دولتمردانی که نسبت به وضع قانون اقدام
نموده اند، درحال حاضر براي توقف اجراي آن کوشش کنند و اگر بخواهیم در رقابت هاي منطقه اي براي محدود فرصت هاي باقیمانده
حضور داشته باشیم و در محاسبات دیپلماسی اقتصادي بین المللی، کشور عزیزمان به طور کامل حذف نشود، در حوزه مناطق آزاد باید به
28سال قبل برگردیم و قانون چگونگی اداره مناطق آزاد تجاري- صنعتی کشور را به طور کامل رعایت نماییم و تمام دستگاه هاي دیگر نیز از

آن تبعیت کنند و حداقل براي یک دوره 10ساله مقررات جدیدي وضع نگردد.  

 
ابراهیم جلیلی، مدیرعامل شرکت سرمایه گذاري و توسعه منطقه آزاد ماکو : 

فعالین اقتصادي مناطق آزاد مانند متهمین در حبس، هر روز منتظر حکم جدیدي هستند تا آنها را به مسلخ نزدیکتر کند و اما ابراهیم
جلیلی مدیرعامل شرکت سرمایه گذاري و توسعه منطقه آزاد ماکو در گفت وگو با نشریه، به تحلیل دیدار رهبر معظم انقلاب و صحبت هاي

 
ایشان با فعالین اقتصادي پرداخت و بر اهمیت و ضرورت نشست مسئولین با فعالین اقتصادي تاکید کرد. 

طبق اظهارات وي؛ فعالان اقتصادي در مناطق آزاد مانند متهمین در حبس، هر روز منتظر حکم و اتفاق جدیدي هستند تا آنها را به مسلخ

 
نزدیکتر کند . 

جلیلی اظهار داشت: مسئولین باید در میان فعالین اقتصادي حضور داشته باشند و پا به پاي آنها موانع و مشکلات را حس کنند. ارتباط
دائمی و مستمر با فعالین اقتصادي و تعریف بسترها و روش هاي مناسب براي برقراري ارتباط و شنیدن مشکلات فعالین اقتصادي، در تصمیم
گیري هاي راهبردي کمک موثري خواهد کرد و نشست با فعالین اقتصادي و همفکري با آنها براي اقدامات بعدي تصمیم ساز خواهد بود . در
نشست با مسئولین خصوصا مسئولین ارشد نظام است که امکان بیان دستاوردها، موانع و راهکار ها و خواسته هاي فعالین اقتصادي فراهم می

 
شود تا با تکیه بر آنها بتوان تصمیمات درست اتخاذ و قوانین بایسته را به تصویب رساند . 

مدیرعامل شرکت سرمایه گذاري و توسعه منطقه آزاد ماکو به فرمایشات مقام معظم رهبري مبنی بر ایجاد یک نقشه راهبردي در مجموع
صنعت و مدیریت متمرکز اشاره کرد و گفت: شکی در آن نیست که اگر دنبال راهکاري براي نجات کشور از تورم، بیکاري و رکود اقتصادي
هستیم، باید در تولید و توسعه آن دنبال آن راهکار بگردیم و تولید تنها منجی کشور در این شرایط است. بنابراین باید ضمن ایجاد فرماندهی
واحد براي امر تولید، تمام مسئولین و دستگاه هاي اجرایی و نهادهاي قانونگذار براي رونق تولید و حمایت از تولیدکنندگان و صاحبان صنایع
تلاش و برنامه ریزي کنند و در این مسیر نیز پرشتاب عمل نمایند. براي این کار سازمان هاي مناطق ازاد ضمن تاکید و مطالبه گري بر
اجراي ماده 65 قانون احکام دائمی برنامه هاي توسعه کشور، با پرهیز از تصدي گري، به دنبال مدیریت، نظارت و هدایت فعالان اقتصادي و



بخش خصوصی با حداکثر توان بوده و تمام دستگاه هاي اجرایی را براي حصول به نتیجه همراه و همسو و به خط نمایند. تشتت و مدیریت
چندگانه در مناطق آزاد باعث سردرگمی مردم، تولیدکنندگان و صادرکنندگان شده است و باید با اقدام جهادي به این بی تکلیفی خاتمه

 
داده شود تا فعالین اقتصادي و و فعالان عرصه تولید بتوانند بدون دغدغه به فعالیت خود ادامه دهند . 

وي در پاسخ به این سوال که چه میزان مدیریت و هدایت دستگاه هاي دولتی در مناطق آزاد به دخالت منجر شده و چقدر تداخل وظایف
صورت گرفته است، اظهار کرد: علی رغم صراحت قانونی، همچنان دستگاه هاي اجرایی به حضور و نقش خود در مناطق آزاد اصرار کرده و
هیچ اقدام عملی جهت اجراي این بند انجام نداده و آن را به رسمیت نشناخته و در قبال اقدام سازمان ها جهت تصمیم گیري، سیاستگذاري
و یا صدور مجوز، سنگ اندازي هاي متعدد انجام دادند که در نهایت در جهت تسهیل امور فعالین اقتصادي و جلوگیري از سردرگمی آنها در
برخی از موارد مناطق آزاد مجبور به عقب نشینی شدند. حتی گاهی فعالین اقتصادي با توجه به رسمیت شناخته نشدن مجوزهاي مناطق
آزاد در سرزمین اصلی، مجبور به اخذ مجوز دیگري از نهادها و سازمان سرزمین اصلی براي استفاده و دستیابی به فرصت ها و مزیت هاي

 
سرزمین اصلی می گردند. 

جلیلی تاکید کرد: عدم توجه به اقدامات سازمان منطقه آزاد و عدم به رسمیت شناختن مجوزهاي صادره از سوي سازمان توسط برخی
نهادهاي اجرایی ازجمله بانک ها و یا عدم تسري برخی از مزیت ها به مجوزهاي مناطق آزاد، تسري قوانین دست و پاگیر و غیرقانونی توسط
نهادها و سازمان هاي اجرایی به مناطق آزاد، ازجمله محدودیت هاي وارداتی، لزوم ثبت سفارش براي واردات کالا، استقرار گمرك جمهوري
اسلامی ایران در مبادي ورودي مناطق آزاد، کاهش معافیت هاي مالیاتی و اخذ مالیات به هر بهانه از فعالین اقتصادي مناطق و دخالت هاي
نهادهاي اجرایی و به رسمیت نشناختن کارگروه هاي رفع موانع تولید و اشتغال و دیگر تصمیمات و مصوبات مناطق آزاد در مراجع دولتی

 
سرزمین اصلی از دیگر مشکلات مناطق آزاد در موفقیت  اجراي کامل قانون می گردد. 

مدیرعامل شرکت سرمایه گذاري و توسعه منطقه آزاد ماکو اذعان داشت: در حال حاضر اجراي ماده 65 قانون احکام دائمی برنامه هاي توسعه
کشور در مناطق آزاد فقط به صورت سلیقه اي و با ابتکارات مدیران عامل و تعاملات صورت گرفته، به صورت محدود اجرا می گردد و نسخه
واحد عملیاتی و اجرایی ندارد و با تغییر مسئولین، دستخوش چالش ها و دست اندازها می شود. لذا وجود یک آیین نامه اجرایی شفاف براي
آن، از الزامات اجرایی این قانون است و همچنین پیگیري تمکین به این قانون  توسط دستگاه هاي اجرایی و اقدام سریع براي واگذاري
اختیارات خود به سازمان هاي مناطق آزاد توسط مجلس محترم شوراي اسلامی، از مهم ترین محورهاي اجراي این قانون در مناطق به شمار

می رود.  

وي افزود: با توجه به مسائل فوق الذکر ، در حال حاضر، فعالیت فعالین اقتصادي در مناطق آزاد گاهی سخت تر از سرزمین اصلی بوده و
فرآیندها پیچیده تر گردیده است و موازي کاري وجود دارد . لذا طبیعی است که سرمایه گذاران مناطق آزاد ایران به سرمایه گذاري در
کشورهاي همسایه که به مراتب شرایط سهل و آسان تر و مزیت هاي گسترده تري دارند، رغبت پیدا نمایند. در نتیجه لازم است مجلس

 
محترم به عدم اجراي قانون توسط نهادهاي اجرایی ورود نموده و سریعا نهادهاي اجرایی را براي اجراي قانون ملزم نمایند. 

این مقام مسئول در رابطه با کم کاري هاي مجلس و دولت درخصوص مناطق آزاد گفت: متاسفانه با تبلیغات و ارائه آمارهاي منفی و گاه
غیرواقعی و دادن آدرس هاي اشتباه، ذهنیت منفی نسبت به مناطق آزاد و ویژه اقتصادي در دولت و مجلس ایجاد نموده اند؛ بنابراین شور و
شوق و اشتیاق در دولتمردان و نمایندگان محترم مجلس براي حمایت و همراهی با مناطق آزاد وجود ندارد و گاهی سیاستگذاران و مجریان
از قدرت خود براي اعمال محدودیت در مناطق آزاد استفاده می کنند و یا آن طور که باید به وظایف خود عمل نمی کنند و کوتاهی و
اجحاف شدیدي براي فعالین اقتصادي در مناطق اتفاق می افتد. باید نگرش منفی اذهان تصمیم گیران نظام در مجلس و دولت را نسبت به
مناطق آزاد تغییر دهیم؛ چراکه مناطق آزاد در حوزه هاي مختلف اقتصادي، گردشگري، صنعتی، تولیدي و فرهنگی می تواند نقش موثري در
سطح کشور ایفا کند. قانون چگونگی اداره مناطق آزاد ایران نسبتا کامل بوده و پاسخگوي نیازهاي فعالین اقتصادي می باشد، اما متاسفانه در
سرزمین اصلی به این قوانین احترام گذاشته نشده و به درستی اجرا نگردید و حدود 70درصد ظرفیت آن مغفول مانده است! از طرف دیگر،
دولت و مجلس با قوانین و دستور العمل ها و بخشنامه هاي خلق الساعه و تسري قوانین سرزمینی به مناطق آزاد باعث شده اند تا فعالان



اقتصادي به دلیل همین آشفتگی و عدم ساري بودن قوانین خاص مناطق آزاد، از تداوم روند سرمایه گذاري دلسرد شوند. دولت اجراي ماده
65 قانون احکام دائمی برنامه هاي توسعه کشور را جدي نمی گیرد و مجلس نیز براي اجراي این قانون نظارت نمی کند تا مناطق آزاد به

 
جایگاه واقعی خود دست پیدا کنند . 

جلیلی تصریح نمود: براي رفع این نواقص و کوتاهی ها حتما باید با محوریت دبیرخانه شورایعالی مناطق آزاد و ویژه و حضور کمیسیون
اقتصاد مجلس شوراي اسلامی، فراکسیون مناطق آزاد، معاونت محترم اقتصادي ریاست جمهوري، کمیته یا کارگروهی براي هماهنگی بیشتر

 
در راستاي اجراي قوانین و تقویت قدرت عمل مناطق آزاد تشکیل و سریعا کوتاهی هاي صورت گرفته جبران پذیرد . 

وي در پاسخ به این سوال که چقدر فعالان اقتصادي و تولیدکنندگان از مزیت هاي مناطق آزاد در راستاي توسعه اقتصاد کشور گام برداشتند،
بیان کرد: مناطق آزاد و ویژه طبق قانون، از ظرفیت هاي گوناگونی براي خلق مزیت برخوردارند. این ظرفیت ها اگر در چارچوب درستی به
کار گرفته شوند، می توانند ابزاري موثر براي ترقی و رشد صنعتی باشند. این مناطق به عنوان یکی از راهکارهاي توسعه کشورها با بهره گیري
از فرصت هاي موجود در نظام اقتصاد جهانی به شمار می رود. این مناطق می توانند فرصت مناسبی جهت افزایش سرمایه گذاري خارجی در
راستاي ارتقاء رقابت صنعتی و نهایتا رشد اقتصادي جامعه را فراهم نمایند . دولت ها از طریق اینگونه مناطق به دنبال آن هستند تا ضمن
حفظ چارچوب هاي مقرراتی، صادرات خود را در زمینه هاي مختلف گسترش دهند. علاوه بر این، فراهم سازي فرصت هاي شغلی و نیز اتخاذ
سیاست هاي نوین در عرصه هاي اقتصادي، گمرکی و قوانین کار، از دیگر اهداف ایجاد چنین مناطقی به شمار می رود. اما واقعیت این است
که در یک بررسی بلندمدت می توان ببینیم که در مناطق آزاد ایران، نه سرمایه گذاري خارجی و نه سرمایه گذاري داخلی روند سریع و روبه
رشدي را از خود نشان نداده اند که این می تواند ناشی از نقص هاي زیرساختی و عدم هزینه کرد توسعه اي در این مناطق و یا سایر چالش
هاي تاثیرگذار باشد. بنابراین فعالین اقتصادي در مناطق آزاد همواره دستخوش تغییرات مدیران و اعمال سلیقه آنها در مناطق بوده و یا
اعمال بخشنامه هاي مختلف و متعدد و گاه در تناقض با هم باعث شده است که سرمایه گذاري در مناطق تداوم یا افزایش و شتاب
چشمگیري نداشته باشد و همواره سرمایه گذاران با شک و تردید نسبت به فعالیت در مناطق ادامه داده اند؛ بنابراین نتوانسته اند آنقدر بزرگ
شوند که اثر جدي بر شاخص هاي اقتصادي کشور داشته باشند. همچنین عدم توجه به مزیت هاي نسبی هر منطقه در ایجاد واحد صنعتی و

عدم توجه به زنجیره تامین کالا در مناطق آزاد به صورت جامع و کامل باعث کم تحرکی تولید در این مناطق گردیده است .  

مدیرعامل شرکت سرمایه گذاري و توسعه منطقه آزاد ماکو افزود: همچنین بخش بزرگی از واحدهاي اقتصادي مناطق، بنگاهاي خرد و
کوچک هستند و مانند سایر نقاط دنیا توقع می رود که این بنگاه ها دستاوردهاي مشابهی را براي اقتصاد ملی به بار آورند، که منجر به
پویایی بیشتر اقتصاد و دینامیک صنعتی شود. اما براي آنکه این نتایج از جانب این نوع بنگاه ها براي اقتصاد حاصل شود، شرایط و مقدماتی
لازم است که بدون آنها نمی توان از این بنگاه ها توقع ایجاد اشتغال، نوآوري و... داشت. اما با توجه به مشکلات عدیده اي که پیشتر بیان
گردید، بنگاه هاي خرد و کوچک در مناطق به طور مداوم درحال تولد، گسترش، انقباض و مرگ هستند. اکثر آنها هرگز دستخوش یک رشد
قابل توجه نمی شوند و تا زمانی که از بازار خارج شوند، خرد می مانند. تجربه در مناطق  نشان می دهد که چرخه حیات پر جنب وجوشی
براي این بنگاه ها وجود ندارد. ناتوانی در ارتقاي بهره وري و تحولات ساختاري، فقدان تامین مالی یا استراتژي قابل اعتماد کسب وکار مانع
رشد بنگاه هاي داراي پتانسیل موفقیت می شود که نهایتا منجر به افزایش نرخ شکست در میان بنگاه هاي خرد و کوچک می شود.
واحدهاي ورودي جدید اغلب به اندازه بنگاه هاي حاضر یا بنگاه هاي خارج شده، ناکارآمد و غیررقابتی هستند که منجر به نرخ بالاي ورود و

 
خروج بنگاه ها می شود. 

جلیلی تاکید کرد: مناطق آزاد با تغییر استراتژي، بر روي جلب سرمایه گذاري هاي داخلی متمرکز شدند؛ اما متاسفانه ما در ایران و حتی در
مناطق آزاد هم چندان بستر مناسبی براي تشویق سرمایه هاي داخلی به سمت تولید نداریم. عواملی مانند بی اعتمادي به دولت ها، پیش
بینی ناپذیري تحریم هاي اقتصادي، فرآیند طولانی اخذ مجوزهاي گوناگون براي تولید، عدم پشتیبانی بانک ها و غیره باعث کاهش میزان

 
استفاده از سرمایه هاي داخلی در مناطق هم شده است . 

وي گفت: حمایت از کار و سرمایه هاي داخلی در مناطق می تواند نقش موثري در توسعه و شکوفایی اقتصادي مناطق ایفاء نموده به و نحو



موثري شرایط اقتصادي مناسبی را براي رشد و توسعه مهیا سازد تا انگیزه هاي فراوانی را براي نیروهاي انسانی و سرمایه گذاران ایجاد نماید.

با به کارگیري صحیح سرمایه و ترکیب آن با دیگر عوامل تولید و استفاده بهینه از منابع محدود می توان ظرفیت تولید را افزایش داد.
بنابراین لازمه این امر، کارا عملکرد بخش دولتی و مشارکت فعال بخش خصوصی در فرآیند سرمایه گذاري است، که در هر دو زمینه

 
مشکلات اساسی پیش روي خود داریم . 

مدیرعامل شرکت سرمایه گذاري و توسعه منطقه آزاد ماکو تاکید کرد: اصلاح مکرر قوانین، یکی از آسیب هاي گریبانگیر نظام هاي
قانونگذاري است که اگر کنترل نشود، می تواند منجر به بی ثباتی قوانین شود. بی ثباتی در قوانین، زمانی در نظام هاي قانونگذاري، مشخص
می شود که قانونگذار به  دفعات تصمیم هاي قبلی خود را به نحوي تغییر می دهد که مجریان و ذي نفعان، از فرصت مناسب براي تطبیق
رفتار خود با اراده و نظر جدید در جهت به روزرسانی قانونگذار، برخوردار نمی باشند. از طرفی این تغییر تصمیم، الزاما موید اصلاح قوانین

 
اسبق و تطبیق آنها با وضعیت و شرایط جدید جامعه نبوده، بلکه عمدتا تصمیمات اشتباه قبلی و یا تغییر اهداف قانونگذار می باشد . 

جلیلی ادامه داد: فعالین اقتصادي ، روابط، فعالیت ها و برنامه ریزي هاي کوتاه مدت و بلندمدت خود را براساس قوانین موجود، تنظیم می
نمایند. لذا قوانین هنگامی می توانند وظیفه مهم خود را به طور شایسته انجام دهند، که باثبات و پایدار باشند. فضاي کسب و کار و قواعد
اقتصادي نیز، خود را با قوانین موجود منطبق می نمایند و اگر قوانین دائما به نحوي اصلاح شوند که ویژگی پایدار بودن را از دست دهند،
پیش بینی پذیري فضاي کسب و کار و فعالیت هاي اقتصادي مختل شده و امکان فعالیت اقتصادي مطمئن، فراهم نخواهد شد. به بیانی دیگر
یکی از ویژگی هاي مهمی که قوانین باید داشته باشند تا بتواند استمرار ثبات و امنیت اقتصادي را تضمین نمایند، پایدار بودن آنها است.
بدین مفهوم که مفاد قوانین مرتبط با فعالیت هاي اقتصادي، هر لحظه و هر روز تغییر نیابد و حالت پایدار داشته باشد؛ چرا که روشن بودن
چشم انداز اقتصادي کشور براي فعالان این عرصه، یک نقطه کلیدي در ایجاد آرامش، ثبات و امنیت اقتصادي است. اینکه در یک دوره
بلندمدت، سیاست ها و قوانین مرتبط با فعالیت هاي اقتصادي اعم از سیاست هاي ارزي، قوانین پولی و بانکی، قوانین حوزه صادرات و
واردات، قوانین مالیاتی، قوانین بیمه و تامین اجتماعی، قوانین کارگري دچار تغییر پی در پی شدید نخواهد شد، باعث می شود اقتصاد کشور
به آرامش و ثبات برسد. تولیدکنندگان و سرمایه گذاران باید اطمینان حاصل نمایند که مسئولان اقتصادي کشور در پی تامین منافع ملی و
مصالح جامعه هستند و به دنبال منافع شخصی و یا گروهی نبوده و هر روز تصمیمات و سیاستگذاري هاي اقتصادي خود را عوض نمی کنند
. بنابراین تسهیل شرایط کسب و کار، ایجاد ثبات در قوانین، از بین بردن تعدد قوانین و وحدت رویه در یکپارچه سازي قوانین کسب و کار،

 
رونق تولید را به دنبال خواهد داشت . 

وي درخصوص مشکلات و چالش هاي اخیر مناطق و اثرات حذف معافیت هاي مالیاتی بر فعالین اقتصادي اظهار نمود: هر دم از این باغ بري
می رسد؛ فعالین اقتصادي در مناطق مانند متهمین در حبس، هر روز منتظر حکم و اتفاق جدیدي هستند تا آنها را به مسلخ نزدیکتر کند .
علی رغم تاکید قانون بر معافیت مالیاتی بر فعالیت هاي اقتصادي در مناطق آزاد، به موجب بند(ش) تبصره 6 لایحه بودجه سال 1401
کشور، مناطق آزاد تجاري- صنعتی و ویژه اقتصادي مشابه سرزمین اصلی از ابتداي سال جاري مشمول پرداخت مالیات بر ارزش افزوده بوده
و فعالیت هاي صورت گرفته در این مناطق، دیگر مشمول معافیت پرداخت مالیات بر ارزش بر افزوده نخواهند بود؛ درحالی که بهره مندي از
معافیت هاي مالیاتی از اصلی ترین مزایاي سرمایه گذاري در این مناطق، بوده و لغو معافیت هم با قانون چگونگی اداره مناطق آزاد و هم با
توجه به نفس فعالیت  هاي اقتصادي در مناطق آزاد مغایرت دارد و هم اینکه برخلاف تعهدي است که در مناطق به سرمایه گذاران مبنی بر
معافیت 20ساله داده شده است. این موضوع همچنین رغبت سرمایه گذاري در این مناطق را کاهش می دهد و به تدریج منجر به دلسردي

 
فعالان اقتصادي می  گردد . 

مدیرعامل شرکت سرمایه گذاري و توسعه منطقه آزاد ماکو در پایان خاطرنشان کرد: اکثر مناطق آزاد ایران در محل جغرافیایی محروم و دور
از مرکز واقع شده اند؛ معافیت هاي درنظر گرفته شده باعث می شود تا فعالان اقتصادي تشویق شوند که براي استفاده از معافیت هاي
گمرکی و مالیاتی در این مناطق سرمایه گذاري نمایند. لذا حذف برخی هزینه ها مانند مالیات و عوارض به کاهش قیمت تمام شده کالا و
خدمات کمک می کند؛ ولی حالا که معافیت هاي مالیاتی ازجمله مالیات بر ارزش افزوده مناطق آزاد حذف شده است، شرایط و هزینه هاي
تولید با سرزمین اصلی برابري می کند و یا به عبارتی مزیت هاي مناطق آزاد از دست رفته است و شاهد رکود در مناطق خواهیم بود. لذا



امید است که در این خصوص تجدیدنظر اساسی صورت گرفته و همانند گذشته، امتیاز معافیت مالیات بر ارزش افزوده در مناطق آزاد کماکان
پابرجا باشد.



بخش ویژه اي براي نوقلمان جشنواره در نظر گرفته شود/ لزوم توجه به بحث هاي

تربیتی در رقابت هاي فرهنگی

منبع: کتاب ایرانشماره خبر:  430  |  تاریخ: 1400/11/21

محسن شاه رضایی با تأکید بر این که رقابت ها باید سالم باشد و بحث هاي تربیتی در رقابت هاي فرهنگی درنظر گرفته شود،
پیشنهاد کرد که در دوره هاي بعدي کتاب سال پاسداران اهل قلم، براي نوقلمان بخش ویژه اي درنظر گرفته شود، زیرا بهتر است،

کار نوقلم با کار فردي که تجربه بیشتري دارد، مقایسه نشود.

به گزارش خبرگزاري کتاب ایران(ایبنا)، جشنواره کتاب سال پاسداران اهل قلم به همت ستاد فرماندهی کل سپاه، همه ساله و با
مشارکت نویسندگان، پاسداران و اساتید نخبه و بسیجیان اهل قلم سراسر کشور در بخش هاي مختلف ادبیات دفاع مقدس، فرهنگ، سیاست،

 
اجتماع و ... برگزار می شود. 

با توجه به ارتقاي سطح کیفی آثار تولیدي در تراز جشنواره، آنچه مسلم است، داوري ها با بحث هاي جدي و طولانی همراه بوده و تلاش

 
شده آثار در حیطه ملی دیده شود. 

در آستانه برگزاري اختتامیه شانزدهمین دوره جشنواره پاسداران اهل قلم با محسن شاه رضایی؛ سرداور گروه ادبیات این جشنواره گفت

 
وگویی انجام شد. 

درباره اهداف و رویکرد بخش ادبیات جشنواره پاسداران اهل قلم بفرمایید.  
از زاویه اي که ما با این جشنواره همکاري داریم که بخش ادبیات است، به نظر می رسد که هم پاسداران انقلاب اسلامی که رشادت ها و
ایثارگري هاي آن ها در حفظ نظام، کشور و انقلاب اسلامی بر کسی پوشیده نیست، نیازمند این هستند که با فضاي قلم، نوشتار و گفت
وگوهاي ادبی و نوشتاري آشنا شوند و هم این که خانواده هاي آن ها لازم است که در این فضا دیده شوند و آثارشان مورد توجه قرار گیرد.
این جشنواره در واقع براي پاسخگویی به این نیازها طراحی شده و در حال حاضر نیز شانزدهمین دوره خود را پشت سر می گذارد و پیش از

 
این نیز در 15 دوره هر سال یک جشنواره برگزار شده است. 

این جشنواره آمده که بگوید، پاسداران انقلاب اسلامی فقط جنبه نظامی گري ندارند و جنبه هاي فرهنگی و هنري آن ها هم باید در فضاي

 
ملی دیده شود و خوشبخانه هرسال شاهد رشد کیفیت و حتی کمیت آثار بوده ایم. 

 
 

استقبال مخاطبان در بخش ادبیات به چه صورت بوده است؟ 



بخش ادبیات جشنواره پاسداران اهل قلم را به سه بخش شعر، داستان و زندگی نامه و خاطره دسته بندي کرده ایم و بر اساس آماري که
مربوط به بخش ادبیات این جشنواره است که شامل شعر، داستان اعم از داستان کوتاه و بلند، خاطره، زندگی نامه نویسی و سفرنامه بوده
است؛ به طور تقریبی بیش از 50 درصد شاهد رشد کمی بوده ایم و گرچه به تنهایی رشد کمی نمی تواند معیار باشد، اما در کل این رشد

اتفاق افتاده و توانسته این توجهات را در جامعه اي که پاسداران اهل قلم و خانواده هاي آن ها هستند جلب کند.  

خوشبختانه آثاري که امسال به گروه داوري رسید، در این سه بخش که البته یک بخش ویژه با عنوان حاج قاسم سلیمانی نیز اختصاص
یافته؛ یعنی می توانیم بگوییم سه بخش اصلی و یک بخش ویژه دارد، از نظر کیفی آثار خوبی را شاهد بودیم، به گونه اي که داور ها گاهی
براي انتخاب اثر برگزیده، لازم بود که به بحث بنشینند. شاید سال هاي قبل این قدر کار پیچیده نبود و داوري آثار، راحت تر پیش می رفت،
اما کیفیت آثار پایین تر بود. امسال کیفیت بالاي آثار هم در محتوا و هم در انتخاب سوژه متنوع تر شده بود و امیدواریم در دوره هاي بعدي،
متنوع تر هم بشود. در این دوره فقط به دفاع مقدس پرداخته نشده بود، یعنی در این دوره علاوه بر دفاع مقدس، بحث مدافعان حرم،
موضوعات اجتماعی مثل کرونا را نیز داشتیم و تأکید می کنیم به نویسندگان که این تنوع، نوآوري و بدعت در انتخاب سوژه ها را براي سال

 
هاي آتی دنبال کنند و آثار متنوع تري را ارائه کنند. 

موضوعات جامعه ما، موضوعات گسترده اي است که شامل خدمات اجتماعی، کارآفرینان، امنیت آوران، دفاع مقدس، محور مقاومت و مباحث
دیگر می شود که امیدواریم نویسنده ها به این موضوعات توجه کنند. از نظر ظاهري نیز کتاب ها وضعیت بهتري داشت، جلد کتاب ها و

 
انتخاب عناوین مناسب از ویژگی خوب آثار بود و امید است در دوره هاي آتی در این زمینه نیز غناي بیشتري را شاهد باشیم. 

 
انتخاب داوران در این بخش چگونه انجام شد؟ 

در این سه بخش داوران با تخصص هاي متفاوت داشتیم و براي هربخش، سه داور ویژه آن بخش در نظر گرفته شده بود و در مجموع، 9 داور
در بخش ادبیات حضور داشتند که از تجارب و دانش آن ها استفاده کردیم. برترین ها نیز در هر یک از بخش هاي زندگی نامه، خاطره، شعر

 
و داستان، بین 3 تا 4 نفر در هر بخش هستند. 

براي انتخاب آثار چه ملاك هایی را در نظر گرفتید؟  
ترکیبی از ظاهر اثر، معنا و محتوا، بدیع بودن موضوع و در بخش هاي مستندنگاري، خاطره نگاري و زندگینامه نویسی؛ صحت اطلاعات،
راستی آزمایی و اسناد متنوعی که به کار گرفته شده و در قسمت هاي داستان و شعر، آرایه هاي ادبی و هنري در محتوا درنظر گرفته شده و

 
در بخش ظاهر نیز بحث هاي مربوط به ظاهرسازي جلد، انتخاب نام، حروف چینی و ویراستاري، هرکدام امتیاز خودش را داشت. 

 
 

چشم انداز این جشنواره چیست؟ چه برنامه اي براي آینده دارید؟  
به هرحال در همه جاي دنیا ازجمله کشور ما فستیوال ها و جشنواره ها فضاي رقابتی ایجاد می کنند، البته رقابت ها باید سالم باشد و لازم
است، بحث هاي تربیتی را هم در رقابت هاي فرهنگی ببینیم. به ویژه براي نوقلمان که آثار نوقلمان نیز در این دوره به خوبی و با دقت



مطالعه شد. امید است در دوره هاي بعدي بتوانیم براي نوقلمان بخش ویژه و جایزه ویژه اي را درنظر بگیریم، زیرا کار نوقلم با کار فردي که

 
تجربه بیشتري دارد، مقایسه نشود، بهتر است. 

لذا جشنواره ها می توانند انگیزه دهند. اگر کتاب ها دیده شوند و آثار پس از این که انتخاب شدند، مخصوصا کتاب هایی که برگزیده می
شوند به نقد گذاشته شوند و در جلسات نقد با حضور نقادان بررسی و معرفی شوند، در این صورت جشنواره می تواند به بالندگی برسد. البته
هر جشنواره اي از آغاز تا پختگی، سال ها باید طول بکشد تا مکانیزم هاي داوري آن ارتقاء پیدا کند. در حال حاضر شاهد هستیم که مکانیزم
هاي انتخاب آثار، مکانیزم هاي کاملا علمی و مطابق با استانداردهاي سایر جشنواره هاي خوب کشور است. بنابراین نظرم در کل مساعد است.

ضمن اینکه از شرکت کنندگان در جشنواره تشکر می کنم که دست به قلم شدند و این دست به قلم شدن، به نظر من یک فضیلت است،
توصیه می کنم به سوژه هاي بدیع بپردازند. سوژه ها نیز در اثر مطالعه، دقت و پژوهش به دست می آید. منظور از مطالعه، صرفا خواندن
کتاب نیست، بلکه مطالعه درمورد روند جامعه و مباحثی که در جامعه مطرح می شود، مد نظر است. به عنوان مثال، موضوعاتی در حوزه
کارآفرینی، امیدآفرینی، رسانه ها و دشمن تراشی ها براي انقلاب و نظام می تواند موضوعات بدیعی باشد براي این که نویسنده ها به آن ها
توجه کنند. همچنین نویسنده ها براي نوشتن باید خود را مجهز به مهارت هاي نوشتاري کنند که بخشی از این مهارت هاي نوشتاري شامل
ادبیات و تاریخ بخش هاي دیگر شامل دقت ها و ظرافت هاي ادبی است که نویسنده ها باید خود را مجهز به این ابزار کنند و البته در کنار
همه این ها به ویژه در بخش خاطره و زندگی نامه نویسی که گونه هاي ادبی از نوع مستندنگاري هستند، پژوهش و روش تحقیق و

متدولوژي را از دست ندهند.



تعاونی بهترین نماد مشارکت مردم است

منبع: تحلیل بازارشماره خبر:  431  |  تاریخ: 1400/11/21

معاون اول رئیس جمهور در مراسم افتتاح 102 طرح بخش تعاون گفت: دولت با تمام توان آماده تقویت بخش تعاون است.

 معاون اول رئیس جمهور: تعاونی بهترین نماد مشارکت مردم

 
است 

 
معاون اول رئیس جمهور در مراسم افتتاح 102 طرح بخش تعاون گفت: دولت با تمام توان آماده تقویت بخش تعاون است. 

به گزارش بازار به نقل از پایگاه اطلاع رسانی دولت، محمد مخبر صبح امروز (پنجشنبه) در آستانه سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی و در آیین  
افتتاح ویدئو کنفرانس 102 طرح بخش تعاونی با تبریک سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی و گرامیداشت یاد امام و شهدا، از تعاونی ها بعنوان
بهترین نماد مشارکت مردم در امور اقتصادي و اجتماعی یاد کرد و گفت: تعاون در حقیقت حلقه گمشده براي حصول نتیجه پایدار در امور

 
اقتصادي، تولیدي و خدماتی است. 

 
مخبر با حضور در وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: دولت با تمام توان آماده تقویت بخش تعاون است. 

معاون اول رئیس جمهور با اشاره به تاکید مقام معظم رهبري مبنی بر لزوم فعال شدن نهضت جهاد تبیین در کشور تصریح کرد: یکی از
موضوعاتی که حتماً باید در خصوص آن تبیین صورت گیرد، سیره و زندگی امام خمینی (ره) است، امام راحل روزهاي سختی را داشت، البته
این روزهاي سخت در زندان و غربت نبود بلکه روزهاي سخت امام (ره) به دلیل تنهایی در تفکر و مسیر بوده است. باید این موضوعات را
همواره مرور کنیم و بدانیم که خون دل هایی که اولیاي خدا طی 1500 سال متحمل شده اند تا این نظام به دست ما رسیده، عادي نبوده

 
است. 

مخبر در ادامه سخنان خود با بیان اینکه همه ما نسبت به مقام معظم رهبري در خصوص تعاونی ها دین و بدهی داریم گفت: ایشان همواره
بر موضوع تعاون تاکید داشته اند و در 20 سال اخیر همواره بر موضوعاتی نظیر اقتصاد، معیشت، تولید، اقتصاد مقاومتی، سبک زندگی و

 
تعاونی سخن گفته اند، اما آنطور که باید به این موضوعات در کشور توجه نشده است. 



مخبر با بیان اینکه واژه «مردم» از کلید واژه هاي پرتکرار امام خمینی (ره) و مقام معظم رهبري بوده است، افزود: موضوع دیگري که همواره

 
در سخنان امام و رهبري بر آن تاکید شده عدالت است چرا که عدالت در حقیقت ممیزه یک حکومت حق و ناحق است. 

وي ایجاد بستر مسئولیت پذیري توسط آحاد جامعه را از هنرهاي گرانقدر امام و رهبري عنوان کرد و گفت: امام خمینی (ره) بستر نقش
آفرینی مردم را در همه زمینه ها مهیا کرد و انقلاب اسلامی و دفاع مقدس با اتکا بر همین موضوع به نتیجه رسید ضمن آنکه استفاده از
نقش مردم در مدیریت مقام معظم رهبري نیز بسیار پررنگ است و ایشان تمامی مشکلات کشور حتی مسائل امنیتی، سیاسی و فرهنگی را

نیز با اتکا بر نقش مردم حل و فصل کرده اند.  

معاون اول رئیس جمهور با بیان اینکه در زمینه اشتغال و تولید به روش هاي مختلفی در کشور عمل می شود، تصریح کرد: اشتغال خرد،
اشتغال خانگی و بنگاه هاي کوچک و متوسط همگی از حلقه مفقوده اي رنج می برند و بعنوان نمونه در بازدیدهایی که دیروز از واحدهاي
تولیدي شهرستان ورامین و پیشوا داشتم نیز ضعف و نقصی در برخی از این واحدها وجود داشت و آن ضعف این بود که هر یک از این

 
واحدها بصورت انفرادي بودند و مدیریت یکپارچه اي براي تامین بازار، پشتیبانی و آموزش براي این واحدها وجود نداشت. 

مخبر با تاکید بر اینکه وجود تعاونی ها می تواند این ضعف ها را برطرف کند و حلقه مفقوده را جبران کند، گفت: یکی از برکات وجود تعاونی
ها اتحادي است که میان افراد ایجاد می کند و به دلیل آنکه اعضاي تعاونی ها سرنوشت و منافع مشترك دارند انرژي آن ها مضاعف شده و با

 
هم افزایی و همگرایی بیشتر فعالیت می کنند. 

معاون اول رئیس جمهور با اشاره به بازدید خود از نمایشگاه تعاونی ها و همچنین نمایشگاهی که چند روز گذشته از دستاوردهاي مرتبط با
حوزه دانش بنیان مورد بازدید قرار داد، افزود: وجود این همه ظرفیت و استعداد در کشور می تواند بسترهاي لازم را براي بی نیازي از نفت و

منابع طبیعی فراهم کند.  

وي ادامه داد: کشور ما غرق در ظرفیت ها و نعمت هاي خدادادي است و با توجه به زیرساخت هایی که طی سالیان اخیر در کشور ایجاد
شده، براي هر یک از مشکلات معیشتی، فقر، اشتغال و مسائل تولید راه حل هاي متعددي وجود دارد که اگر به این ظرفیت ها اتکا کنیم می

توانیم مسائل را برطرف نماییم.  

محمد مخبر با بیان اینکه یکی از کلیدي ترین روش ها که می تواند زمینه برون رفت از شرایط موجود را فراهم کند استفاده از تعاونی ها
است، اظهار داشت: وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی مشکلات و مسائل تعاونی ها را احصاء و در دولت ارائه دهد تا مصوبات لازم براي حل این

 
مسائل به تصویب برسد. 

معاون اول رئیس جمهور افزود: حل بسیاري از مشکلات تعاونی ها نیاز به منابع مالی و سرمایه گذاري ندارد بلکه با تصمیمات مدیریتی می

 
توان این مسائل را برطرف کرد و وظیفه اصلی دولت نیز این است که تصمیمات به موقع و به جا براي حل مشکلات اتخاذ کند. 

وي از وجود بروکراسی و سنگین بودن دولت و نیز تعدد مراکز تصمیم گیري به عنوان یکی از مشکلات پیش روي کشور یاد کرد و گفت: باید

تلاش کنیم گام هاي بلندي براي حل مشکلات بخش تعاون برداریم تا مطالبه مقام معظم رهبري در حوزه تعاون محقق شود.  

مخبر در بخش دیگري از سخنان خود توجه به محرومین و مناطق محروم کشور را از مهمترین دغدغه هاي امام خمینی (ره) و مقام معظم
رهبري برشمرد و افزود: جغرافیاي مناطق محروم به مناطقی اطلاق شده است که اتفاقا می توانند منشاء تحول و پیشرفت باشند. مناطق
محروم و روستایی کشور سرشار از زیبایی و ظرفیت هستند و اگر به ظرفیت هاي آن ها توجه کنیم می توانند بستر تحول و پیشرفت را

 
فراهم کنند. 



وي با بیان اینکه متاسفانه بروکراسی در کشور ریشه دوانده است، اظهار داشت: یکی از رویکردهاي اصلی این دولت راه اندازي و تکمیل دولت

 
الکترونیک است تا مشکلات مربوط به بروکراسی به حداقل ممکن کاهش یابد. 

معاون اول رئیس جمهور با بیان اینکه در سال هاي آینده اقتصاد دیجیتال بخش قابل توجهی از اقتصاد دنیا را شامل خواهد شد، گفت: ابزار
اقتصا د دیجیتال علم و تکنولوژي است و خوشبختانه در اقصی نقاط کشور نیروي انسانی تحصیلکرده، کارآمد و آشنا به فناوري وجود دارد که

 
با اتکا به این ظرفیت می توانیم در هر نقطه از کشور خلق ثروت کنیم. 

مخبر افزود: باید کارها را به دست مردم بسپاریم و امور را به مردم واگذار کنیم که این امر با توسعه تعاونی ها قابل انجام است و تعاونی ها

 
می توانند خدمات را با استفاده از فناوري و نرم افزارهاي مختلف به منازل مردم ببرند. 

وي با انتقاد از وجود برخی فرایندهاي نادرست که منجر به گرانی کالا می شود، به قیمت گوشت و برخی محصولات زراعی و باغی در بازار
اشاره و خاطر نشان کرد: برخی محصولات با قیمت پایین از کشاورز و تولید کننده خریداري می شود و به قیمت چند برابر بیشتر به دست
مصرف کننده می رسد که می توانیم با راه اندازي و توسعه تعاونی ها و با استفاده از نرم افزارها و امکانات فناوري هاي نوین قیمت مصرف

کننده را کاهش دهیم.  

معاون اول رئیس جمهور با یادآوري اینکه اول انقلاب 25 درصد مردم شهر نشین و 75 درصد ساکن روستاها بودند و مایحتاج خود را
خودشان تامین می کردند، گفت: امروز وضعیت برعکس شده و 75 درصد مردم شهرنشین و در حقیقت مصرف کننده هستند که حلقه

 
مفقوده در این زمینه که می تواند این مشکل را برطرف کنند تعاونی ها هستند. 

وي با قدردانی از وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و سایر مدیران این دستگاه اجرایی تاکید کرد: دولت با تمام توان براي تقویت بخش تعاون و

خدمت به تعاون گران آمادگی دارد.  

محمد مخبر به همراه وزیر تعاون از نمایشگاهی که در حاشیه این مراسم برپا شده بود نیز بازدید کرد.



تجدید میثاق مدیران ارشد و کارکنان بانک ملی ایران با آرمان هاي امام راحل و

شهدا

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  432  |  تاریخ: 1400/11/21

خبرگزاري آریا-مدیران ارشد و جمعی از کارکنان بانک ملی
ایران به مناسبت ایام االله دهه مبارك فجر در مرقد مطهر
معمار کبیر انقلاب اسلامی حضور یافتند تا ضمن تجدید میثاق
با آرمان هاي مقدس امام راحل (ره)، با قرائت فاتحه نسبت به

 
مقام شامخ امام خمینی (ره) اداي احترام کنند. 

به گزارش آریا، اعضاي هیات مدیره و دیگر مسئولان ارشد
بانک با حضور در حرم مطهر بنیانگذار انقلاب اسلامی همچنین
با جانشین برحق و حافظ آرمان ها و سیره آن یار سفر کرده،
حضرت آیت االله خامنه اي (مدظله) نیز تجدید بیعت کرده و

براي حفظ و گسترش انقلاب اسلامی با غلبه رویکرد اقتصاد مقاومتی در حوزه هاي مختلف اقتصادي و همچنین به کار بستن نسخه رهایی
بخش و تدبیر رهبر فرزانه انقلاب در مقوله اقتصاد مقاومتی براي مانع زدایی از تولید در سال «تولید؛ پشتیبانی ها، مانع زدایی ها» و پیشبرد
و حفظ منافع اقتصادي ، ایجاد اشتغال تام و مولد و توسعه روزافزون اقتصاد ملی و همچنین پیروي از سیاست هاي رئیس جمهور محترم و
ولایت مدار عهد و پیمان بستند. در این مراسم عباس شفیعی رئیس هیات مدیره بانک ملی ایران با گرامیداشت یاد و خاطره امام راحل(ره)

 
گفت: نام و عظمت حضرت امام(ره) در تاریخ فراموش نخواهد شد و ایشان در قلب همه مردم آزاده جهان جاي دارند. 

وي افزود: پیام امام راحل (ره) و شهیدان سرافراز، ایستادگی و جهاد است و کارکنان بانک ملی ایران با تأسی به این فرهنگ است که توانسته

 
اند در جهاد اقتصادي گام هاي بلندي بردارند. 

حسن مونسان عضو هیات عامل بانک ملی ایران نیز در این مراسم ضمن تبریک ایام االله دهه فجر گفت: حضور همکاران ما در این مکان
مقدس نشان دهنده تجدید بیعت با حضرت امام(ره) و آرمان هاي والاي اوست. وي افزود: ما باید در راه خدمت رسانی به مردم عزیزمان گام

هاي بلندتري را برداریم و همواره قدردان انقلاب و شهدا باشیم و در مسیر جهاد اقتصادي مصمم تر قدم برداریم.



درقائم شهر 8071 نفر تحت حمایت کمیته امداد قراردارند و ازخدمات این نهاد بهره

مند هستند

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  433  |  تاریخ: 1400/11/21

خبرگزاري اریا- رئیس کمیته امداد قائم شهر خبرداد، درقائم شهر 8071 نفر تحت حمایت کمیته امداد

 
قراردارند و ازخدمات این نهاد بهره مند هستند. 

به گزارش خبرنگارآریادفترمازندران درشهرستان قائم شهر،جمال یعقوبی رئیس کمیته امداد قائم شهر یکی
ازاقدامات مناسب درارائه خدمات به جامعه هدف کمیته امداد و خانواده هاي تحت حمایت را ، ارائه تسهیلات اشتغال و کاریابی و
توانمندسازي و خود اتکایی آنان برشمرد و گفت: دراین راستا به تعداد 232 نفر از مددجویان آموزش هاي مقدماتی، پایدارسازي و مهارت

 
آموزي داده شده است. 

این مسئول با تقدیر از همکاري بانک ها در این زمینه بیان داشت: تعداد 327 فقره وام اشتغال به مبلغ 16 میلیارد و 400 میلیون تومان از

 
منابع بانکی و 29 فقره وام به مبلغ 628 میلیون تومان از منابع امدادي به مددجویان و نیازمندان شهرستان قائمشهر پرداخت شده است. 

رئیس کمیته امداد قائم شهر تصریح کرد: از ابتداي سال جاري تاکنون 356 فقره وام اشتغال به مبلغ بیش از 17 میلیارد تومان به مددجویان

 
و نیازمندان شهرستان قائم شهر پرداخت شد. 

این مسئول درپایان ، با بیان اینکه در قائم شهر 8071 نفر تحت حمایت کمیته امداد قرار دارند و از خدمات این نهاد بهره مند هستند، افزود:
توانمندسازي مددجویان کمیته امداد از ماموریت هاي مهم این نهاد حمایتی است.



بهره برداري 191 طرح عمرانی در چهارمحال و بختیاري

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  434  |  تاریخ: 1400/11/21

خبرگزاري آریا-همزمان با دهه فجر امسال 191 طرح عمرانی

 
در استان چهارمحال و بختیاري افتتاح شد. 

به گزارش خبرگزاري آریا، سرپرست معاونت هماهنگی امور
عمرانی استانداري گفت: این طرح هابهره برداري 191 طرح
عمرانی در چهارمحال و بختیاري در حوزه هاي بهداشتی،
کشاورزي، آبخیزداري و صنعتی با اعتبار 9 هزارو 600 میلیارد

 
ریال و اشتغالزایی 662 نفر بهره برداري و افتتاح شد. 

علی حیدري از کلنگ زنی 64 طرح با 15 هزارمیلیارد ریال هم

 
در استان خبر داد و افزود: اجراي این طرح ها زمینه اشتغال 3 هزار و 47 نفر در استان را فراهم کردند. 

به گفته وي، بهره برداري ازطرح هاي عمرانی امسال در مقایسه با سال گذشته 50 درصد افزایش داشته است.



افتتاح 40 پروژه با اعتبار 2514 میلیارد ریال در قرچک/ 164 طرح اشتغالزا توسط

بنیاد برکت به بهره برداري می رسد

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  435  |  تاریخ: 1400/11/21

خبرگزاري آریا-در ایام االله دهه مبارك فجر 40 پروژه با
اعتباري بالغ بر 2514 میلیارد ریال با حضور معاون امنیتی

 
استانداري تهران افتتاح و بهره برداري رسید. 

به گزارش خبرگزاري آریا از قرچک، به مناسبت دهه مبارکه
فجر، 40 پروژه با اعتبار 2514 میلیارد ریال در شهرستان
قرچک با حضور نایبی معاون امنیتی و انتظامی استانداري
تهران، خطیبی فرماندار، پازوکی رئیس سازمان جهاد کشاورزي
استان، شهردار، بخشدار مرکزي و دیگر مسئولان افتتاح و به

 
بهره برداري رسید. 

محسن نایبی معاون امنینی و انتظامی استانداري تهران در حاشیه افتتاح این پروژه ها در جمع خبرنگاران، اظهار داشت: خدا را شاکر هستیم
که امروز پروژه هایی را افتتاح می کنیم که براي معیشت و اشتغال جوانان این شهرستان تاثیر گذار است به همین منظور در دهه مبارکه

 
فجر انقلاب اسلامی، 40 پروژه با اعتبار بیش از 2514 میلیارد ریال و اشتغال 739 نفر افتتاح و به بهره برداري رسید. 

نایبی گفت: در شهرستان قرچک پنج پروژه مربوط به آموزش و پرورش شامل دو مدرسه، زمین چمن، زمین والیبال و کلاس تربیت بدنی در
سه مدرسه با اعتبار 185 میلیارد و 500 میلیون ریال است، که یکی از این مدارس امروز با حضور وزیر آموزش و پرورش و استاندار تهران

 
افتتاح شد. 

معاون امنیتی و انتطامی استانداري تهران افزود: همچنین افتتاح زمین چمن مصنوعی روستاي امین آباد با اعتبار ریال سه میلیارد ریال

افتتاح شد.  
وي بیان داشت: پروژه سامانه هوشمند پایش و نظارت تصویري با اعتبار 12 میلیارد و 500 میلیون ریال براي امنیت و سلامت مردم افتتاح و

 
به بهره برداري رسید. 

معاون استاندار تصریح کرد: بعد از مدتها انتظار پروژه هاي اداره گاز شامل پروژه چهار کیلومتري توسعه شبکه گازرسانی و نصب 500 علمک

گاز با اعتباري بالغ بر 25 میلیارد ریال افتتاح شد.  

 
وي در ادامه اظهار کرد: پروژه گازرسانی به واحدهاي تولیدي نیز با اعتباري بالغ بر 150 میلیارد ریال افتتاح و به بهره برداري رسید. 

 
وي حاطر نشان کرد: در شهرستان یک استخر سرپوشیده نیز با اعتباري بالغ بر 64 میلیارد ریال و اشتغالزایی براي 10 نفر کلنگ زنی شد. 

نایبی به افتتاحیه هاي حوزه کشاورزي اشاره کرد و گفت: در حوزه جهاد کشاورزي نیز دو پروژه با افتتاح گلخانه سبزي و صیفی در روستاي

 
داودآباد با اعتبار 140 میلیارد ریال و اشتغال مجموع 40 نفري را شاهد خواهیم بود . 

وي گفت: در راستاي اشتغال امروز در شهرستان قرچک 164 طرح اشتغالزا در حوزه کارگاه هاي خرد و مشاغل خانگی توسط بنیاد برکت با

 
اعتبار 200 میلیارد ریال و اشتغال براي 400 نفر به بهره برداري رسید که با افتتاح و بهره برداري از پروژه ها اشتغال براي جوانان ایجاد شد. 

انتهاي پیام/ح.ابویسانی



افتتاح چهار واحد صنعتی با اعتبار 675 میلیارد ریال در شهرك صنعتی قرچک
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خبرگزاري آریا- مدیر عامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان
تهران از افتتاح افتتاح چهار واحد صنعتی با اعتبار 675

 
میلیارد ریال در شهرك صنعتی قرچک خبر داد. 

به گزارش خبرگزاري آریا از قرچک، سعید صادقی در حاشیه
افتتاح این پروژه ها در جمع خبرنگاران، اظهار کرد: امسال در
حالی چهل و سومین سالروز پیروزي انقلاب اسلامی ایران را
جشن میگیریم که پروژه هاي بسیاري در شهرك هاي صنعتی

 
استان تهران به بهره برداري رسیده و خواهد رسید. 

وي افزود: امروز نیز پروژه هاي صنعتی بسیار خوبی در شهرك
صنعتی شهرستان قرچک با حضور معاون استاندار به بهره

 
برداري رسید که اشتغال زایی بسیار خوبی داشت. 

مدیر عامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان تهران اظهار کرد: با دهه مبارکه فجر، چهار واحد صنعتی با اعتباري بالغ بر 675 میلیارد ریال و

 
اشتغال مستقیم براي 90 نفر با حضور محسن نایبی معاون امنیتی و انتظامی استانداري تهران افتتاح و به بهره برداري رسید. 

صادقی در پایان گفت: این واحدهاي صنعتی در حوزه تولیدي روکش صندلی، کفش و زیره کفش و آجیل و خشکبار فعالیت دارند که امروز

 
به چرخه تولید کشور پیوستن. 

انتهاي پیام/ح.ابویسانی



برگزاري کلاس هاي ترویجی طرح جهش تولید در دیمزارها/توزیع بیش از هزار تن

کود در بین کشاورزان منطقه

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  437  |  تاریخ: 1400/11/21

خبرگزاري آریا- مدیرعامل شرکت تعاونی تولید روستایی
توسعه کشت مهرگان گفت: به منظور افزایش تولید در
دیمزارهاي منطقه، کلاس هاي ترویجی براي فعالین بخش

 
کشاورزي تحت حوزه مرکز جهاد وندرآباد برگزار شد. 

مهندس احمد شمسی خندان ضمن تبریک ایام ا... دهه
مبارك فجر در گفتگو با خبرنگار ما اظهار داشت: امید است که
با تداوم بخشیدن به امر آموزش و ترویج همچنین همکاري
تنگاتنگ با موسسه تحقیقات بتوان در ارایه آخرین دستاوردها
در راستاي افزایش بهره وري محصولات در قالب طرح جهش
تولید در دیمزارها و نیل به اهداف طرح که همان افزایش و

پایداري تولید می باشد گام هاي موثري برداشت.  
وي گفت: عناوین و موضوعاتی مربوط به کاشت و داشت و
برداشت طرح جهش تولید همزمان با تقویم زمانی کشت در
چندین محور از جمله تغذیه و اهمیت محلول پاشی، کنترل و
مبارزه با علف هاي هرز و آفات و بیماري ها، آشنایی با ارقام

اصلاح شده محصولات طرح جهش، آشنایی با کاشت و داشت و برداشت محصولات روغنی و گیاهان علوفه اي طرح، اصول برداشت مزارع،

 
برداشت مکانیزه و کنترل ریزش کمباین و ... برگزار گردیده است که حدود 350 نفر تحت آموزش قرار گرفته اند. 

مدیرعامل شرکت تعاونی تولید روستایی توسعه کشت مهرگان در خصوص فعالیت هاي این شرکت افزود: در سال زراعی جدید 445 تن بذور

 
آبی ،دیم در بین کشاورزان توزیع شد. 

شمس گفت: توزیع 65 تن بذر جو آبی مادري و گواهی شده، توزیع 340 تن گندم آبی مادري و گواهی شده، 30 تن بدر گندم دیم و 10 تن

بدر جو دیم از جمله فعالیت این تعاونی تولید در بخش توزیع بذر بین کشاورزان بوده است.  
توزیع 1150 تن انواع کودهاي شیمیایی( اوره، پاتسه و فسفاته)، توزیع انواع علف کش ها و حشره کش ها به میزان 800 لیتر بخشی از

 
فعالیت هاي شرکت تعاونی تولید توسعه کشت مهرگان است که شمس به آن اشاره نمود. 

وي به سرکشی از مزارع گندم و کلزا در سه مرحله کاشت، داشت و برداشت توسط کارشناسان مربوطه خبرداد و گفت: با همکاري خوب
مهندسین زراعت جهادکشاورزي شهرستان همه ساله ، آموزش هاي لازم در جهت رسیدن به افزایش سطح عملکرد محصولات استراتژیک

 
گندم و کلزا در اختیار زارعین قرار می گیرد. 

مدیرعامل شرکت تعاونی تولید روستایی توسعه کشت مهرگان گفت: تعاونی تولید نوعی نظام بهره برداري کشاورزي در شکل حقوقی یک
تشکل اقتصادي تولید کشاورزي غیردولتی که از مدیریتی نسبتاً علمی وتخصصی برخوردار است و با اتکا به نیروي مردمی (اعضاء) و با
تصمیمات مشارکت جویانه از طریق مجامع عمومی و هیئت مدیره ، ضمن حفظ اصل مالکیت فردي و در نتیجه با انگیزه هاي فردي

 
وخانوادگی تاسیس و فعالیت می نماید. 

شمس خاطرنشان کرد: توجه به تعاونی هاي تولید روستایی می تواند نقش بسیار مؤثري در اقتصاد هر روستا و پیرو آن اقتصاد بخش

کشاورزي در کشور داشته باشد. برپایی چنین تشکل هایی در دنیاي امروز جایگاه ویژه اي در اقتصاد جهانی دارد.  



وي یادآور شد: شرکت تعاونی تولید روستایی توسعه کشت مهرگان با پیگیري هاي صورت گرفته توانست مجوز سومین مرکز خدمات
کشاورزي غیر دولتی شهرستان را دریافت کند، که امیدواریم با واگذاري طرح ها از سوي اداره جهاد کشاورزي اسدآباد بتوانیم نقش بسزایی

 
در پیشبرد اهداف والاي تعاونی هاي تولید در خدمات رسانی به کشاورزان ایفا نمائیم. 

مدیرعامل شرکت تعاونی تولید روستایی توسعه کشت مهرگان در بخشی از این گفتگو به نقش صنایع تبدیلی در توسعه کشاورزي و اشتغال
پایدار اشاره کرد و گفت: با توجه به توسعه روستاها و نیاز روز افزون جامعه به غذا و رشد جمعیت و کاهش منابع غذایی، یکی از مهمترین
مسائلی که توجه دولتمردان، اندیشمندان و محققان را به خود معطوف داشته است لزوم گسترش صنایع تبدیلی و تکمیلی روستایی می

باشد.  
شمس افزود: توسعه کشاورزي علاوه بر اشتغال پایدار، شکوفایی روستاها را نیز به همراه خواهد داشت.و این مهم با ایجاد صنایع تبدیلی و

 
تکمیلی محقق می شود. 

وي خاطرنشان کرد: بدون تردید ایجاد صنایع تبدیلی در روستاها یکی از سودمند ترین ارتباطات بین دو بخش صنعت و کشاورزي است. این
صنایع از میزان بیکاري هاي دائمی و فصلی در مناطق روستایی می کاهد و به افزایش تولیدات روستایی، بهره وري، ایجاد فرصت هاي شغلی،
تأمین نیازهاي اساسی ، پیوند با دیگر بخش هاي اقتصادي و کاهش نابرابري هاي منطقه اي منجر خواهد شد. به همین خاطر توجه به ایجاد

 
صنایع کوچک روستایی می تواند علاوه بر اشتغال پایدار زمینه هاي شکوفایی اقتصادي را در روستاها فراهم نماید. 

شمس در خاتمه ضمن تقدیر از مهندس مرادي مدیرجهادکشاورزي شهرستان اسدآباد از زحمات مهندس نجفی رئیس سازمان تعاون
روستاي اسدآباد، مهندس پاشایی مسئول مرکز وندرآباد نیز اعضاي هیات محترم تعاونی تولید روستایی توسعه کشت مهرگان تشکر نمود.



بستر نقش آفرینی تعاونی ها را در تحول اقتصادي کشور فراهم می کنیم

منبع: تحلیل بازارشماره خبر:  438  |  تاریخ: 1400/11/21

عبدالملکی، وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: با توجه به ظرفیت هاي تعاونی ها در مردمی کردن اقتصاد، بستر لازم براي نقش
آفرینی آنان را فراهم می کنیم.

 وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی: بستر نقش آفرینی تعاونی ها

 
را در تحول اقتصادي کشور فراهم می کنیم 

عبدالملکی، وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: با توجه به ظرفیت هاي تعاونی ها در مردمی کردن اقتصاد، بستر لازم براي نقش آفرینی

 
آنان را فراهم می کنیم. 

 
 

به گزارش بازار، حجت االله عبدالملکی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی روز پنجشنبه در آئین افتتاحیه همزمان 102 طرح بخش تعاون با
حضور معاون اول رئیس جمهور، اظهار داشت: بر اساس گفتمان اسلام و سفارش قرآن کریم، تعاون برترین و مهم ترین بستر براي حضور

 
مردم در حوزه تحول اقتصادي کشور است. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی مساله ساماندهی صندوق هاي بازنشستگی و تأمین اجتماعی، اصلاح نظام مدیریتی شرکت هاي تابعه و رفع
فقر مطلق را نیز از دیگر دستور کارهاي وزارت مردم عنوان کرد و گفت: شاخص هاي بررسی عملکرد دستگاه هاي اجرایی در حوزه تعاون نیز

 
تدوین می شود. 

وي با بیان اینکه بیش از 60 میلیون نفر در امور معیشتی و رفاهی با این وزارتخانه در ارتباط اند، افزود: بر اساس سیاست هاي اقتصاد

 
مقاومتی، تأکید ویژه اي بر نقش آفرینی مردم در کارآفرینی و اشتغال وجود دارد. 

عبدالملکی با بیان اینکه از زمان شروع به کار دولت سیزدهم، چهار کلان پروژه در وزارت مردم آغاز شده است، بیان داشت: زیست بوم ملی

 
اشتغال جمهوري اسلامی ایران براي تعیین شرح وظایف و تقسیم کار میان دولت و مردم در دست انجام است. 



وي ابراز امیدواري کرد: در سومین سال گام دوم انقلاب اسلامی و با روي کار آمدن دولت مردمی، تسریع در حرکت ماندگار به سمت تشکیل
تمدن نوین اسلامی رقم خورده است.



صدور 16 مجوز مشاغل خانگی در نکا/6 میلیارد تسهیلات پرداخت شد

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  439  |  تاریخ: 1400/11/21

خبرگزاري آریا- مدیر جهاد کشاورزي نکا از پرداخت 5 میلیارد

و 690 میلیون ریال اعتبار در بخش مشاغل خانگی خبر داد.  

به گزارش خبرنگارآریادفترمازندران درشهرستان نکا: سید شیر
موسوي از صدور 16 فقره پروانه مشاغل خانگی در بخش
کشاورزي شهرستان نکا از ابتداي امسال تاکنون خبر داد و
گفت: این مجوزها در بخش هاي باغبانی و صنایع تبدیلی و

 
تکمیلی صادر شد. 

وي افزود: براي حمایت از مشاغل خانگی و با هدف ایجاد
اشتغال زودبازده تاکنون 16 متقاضی براي دریافت تسهیلات کم بهره با هماهنگی و همکاري اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی این شهرستان

به بانک هاي عامل معرفی شدند که تاکنون به 15 متقاضی 5 میلیارد و 690 میلیون ریال تسهیلات پرداخت شد.  

مدیر جهاد کشاورزي شهرستان نکا با اشاره به اهمیت کارآفرینی در بخش کشاورزي از طریق ایجاد و گسترش مشاغل خانگی، گفت: بررسی
فرصت هاي کسب و کار خانگی در بخش کشاورزي این شهرستان در چارچوب قانونی و به منظور تحقق کارآفرینی در دستور کار این

مدیریت قرار دارد.



عوامل پایه اي موفقیت پیاده سازي و طراحی مدل پایه (B1) 3PL در شرکت هاي
خودروسازي

منبع: تین نیوزشماره خبر:  440  |  تاریخ: 1400/11/21

لجستیک در صنعت خودروسازي در سطح بین المللی با گذر زمان حساسیت نسبت به توجه بیش از پیش را به خود جلب نموده
است.

تین نیوز محمد روهینا و جواد خمیس آبادي :   

صنعت امروز برابر است با صنعت لجستیک. صنعت آینده برابر است با صنعت لجستیک. این دو جمله را می توان در لابلاي صحبت هاي گروه
هاي فعال علمی و اجرایی که در هر گوشه کنار این کره خاکی در در محفلی گرد هم آمده راجع به صنعت تخصصی لجستیک به بحث و

 
پردازش می پردازند، به تکرار شنید و ملکه ذهن کرد. 

صنعتی که هیئت تولید بدان وابسته است و چنان تاثیري شگرف در ایجاد زنجیره ارزش ایفا می نماید که به مثابه قلب تپنده صنعت است.
در این راستا، لجستیک در صنعت خودروسازي در سطح بین المللی با گذر زمان حساسیت نسبت به توجه بیش از پیش را به خود جلب
Self-Control) نموده به گونه اي که اکثر خودروسازان در سطح جهان به سمت و سوي ساماندهی یک سیستم مدیریتی خود کنترلی
Management System) و هوشمند به منظور برنامه ریزي و هدفمند سازي فعالیت ها و فرآیندهاي لجستیکی خود و یا سایر شرکاي
درگیر در زنجیره تامین طبیعی (NSC) و یا زنجیره تامین مصنوعی (ASC) که هر یک به نحوي ایجاد زنجیره ارزش می نماید، هستند.
هدف آرمانی از ساماندهی چنین سیستمی در وهله اول، ازجنس هزینه است. مدیریت هزینه هاي لجستیکی شرکت هاي خودروسازي در
تمامی سطوح عملیاتی در سطح زنجیره تامین. بدین منظور اغلب تصمیم بر استقرار این سیستم جهت دار و هوشمند در قالب دپارتمان

چابک و منعطف را می نماید.  

دپارتمان مشتمل بر افراد خبره و متخصص در حیطه لجستیک و دانش آموخته در رشته هاي دانشگاهی خواص که در تمامی سطوح این
دپارتمان مشغول به فعالیت هستند. افرادي که فیلترها و مصاحبه هاي تخصصی را پشت سر گذاشته و رزومه قابل دفاعی را دارند چرا که قرار
است کنترل ضربان منظم قلب تپنده هر صنعتی، یعنی لجستیک را و سازمان را به سقف آرزوهاي آن جهت دهی داده و یا به مرور زمان کمر

 
بر قتل آن سازمان ببندند! 

تیم تحقیقاتی لجستیک در صنعت خودروسازي ماهنامه صنعت حمل و نقل، پژوهش کیفی و اکتشافی وزن نظر هدف کاربردي، به بررسی
عوامل پایه اي موفقیت پیاده سازي و طراحی مدل پایه (B1) 3PL در شرکت هاي خودروسازي در سطح بین المللی پرداخته و در این راستا
با تعداد بیست نفر از نخبگان و مدیران موفق از کشورهاي آمریکا، روسیه، فرانسه، آلمان، چین، هند، ترکیه و بلغارستان به مذاکره گفتگو

پرداخته دریافت و نظریات ارزشمند آنها جستجو و مورد تجزیه و تحلیل قرار گرفت.  

در سطح اول شکل گیري این دپارتمان مستقل لجستیکی آن رویکرد آرمانی که مدیریت ارشد هر شرکت خودروسازي به دنبال شکل گیري



آن است و از هر ابزاري براي حمایت از آن دریغ نخواهد کرد، شکل گیري یک شرکت مستقل ارائه خدمات لجستیکی با عنوان PL3 است.
PL3 اي که بایستی به طور مستقیم با عملکرد خود، قیمت تمام شده یک خودرو (محصول نهایی) راه براي خودرو ساز کاهش داده و سهمی
حداکثري در ادامه حیات خودروساز در بازار رقابتی را ایفا نماید. در این بخش به بررسی و واکاوي نظرات حاصل از مصاحبه و مذاکره با

 
هریک از این 20 نخبه و فعال لجستیکی می پردازیم. 

 
پراکندگی جامعه و در واقع آماري ما در این پژوهش در قالب جدول شماره 1، آورده شده است: 

 
جدول شماره 1: پراکندگی جامعه ( نمونه آماري پژوهش ) 

 
ملیت 

  
سمت 

  
تعداد ( نفر ) 

 

 
آمریکا 

  
مدیر شرکت لجستیکی 

  
 2

 

روسیه  
استاد دانشگاه / مدیر شرکت لجستیکی   

   5 

فرانسه  
استاد دانشگاه / مدیر شرکت لجستیکی   

   3 

 
آلمان 

  
مدیر شرکت لجستیکی 

  
 1

 

 
چین 

  
استاد دانشگاه / مدیر شرکت لجستیکی 

  
 4

 

 
هند 

  
استاد دانشگاه 

  
 2

 

ترکیه  
مدیر شرکت لجستیکی   

   2 

بلغارستان  
مدیر شرکت لجستیکی   

   1 

B1)) آنچه که به اختصار نتیجه مذاکره با نخبگان آمریکایی به دست آمد در قالب عوامل پایه اي موفقیت پیاده سازي و طراحی مدل پایه

 
3PL در شرکت هاي خودروسازي در سطح بین المللی می شوند عبارتند از: 

1) چابکی سازمان  

 
2) جذب کارکنان بر اساس شایستگی و دانش مرتبط 

 FLAT 3) چارت سازمانی کوچک و



 
 ( Gf ) 4) باز بودن انتهاي نقشه راه و تعیین هدف مشخص و نهایی

 
 PL3 5) هوشمند سازي

6) عدم وجود بازار انحصاري  

7) تلاش بر توسعه بازار خارج از خودروساز مربوطه ( از نظر این گروه، وابستگی 20 درصدي به بازار خودروسازي و 80 درصدي به سایر

صنایع از نظر مجموع سطح خدمات قابل ارائه)  

 
8) عدم وابستگی بودجه و تامین مالی به خودروساز 

 
 PL3 9) بکارگیري مدیران لجستیکی با دانش در سطوح ارشد

 
10) تلاش بر ایجاد یک PL3 دانش بنیان 

 
Benchmarking (11 شبکه اي 

  PL3 12) سبک مدیریتی مشارکتی

B1) 3PL) آنچه که به اختصار نتیجه مذاکره با نخبگان روسی به دست آمد در قالب عوامل پایه اي موفقیت پیاده سازي و طراحی مدل پایه

 
در شرکت هاي خودروسازي در سطح بین المللی می شوند عبارتند از: 

 
1) تعهد سازمانی 

2) شناخت کافی از صنعت خودرو و زنجیره تامین  

 
3) وجود زیرساخت هاي کافی 

 
4) وجود دانش و مهارت هاي لجستیکی در کارکنان جذب شده 

 
5) تدوین صحیح نقشه راه کسب و کار شرکت PL3 توسط خودروساز 

 
 PL3 6) به کارگیري مدیران خلاق و نوآور در

B1)) آنچه که به اختصار نتیجه مذاکره با نخبگان فرانسوي به دست آمد در قالب عوامل پایه اي موفقیت پیاده سازي و طراحی مدل پایه

 
3PL در شرکت هاي خودروسازي در سطح بین المللی می شوند عبارتند از: 

1 ) ایجاد PL3 به صورت غیر متمرکز با رویکرد جغرافیایی و ژئواستراتژیک  



 
2) به کارگیري مدیران فنآور 

3) مدیریت مالی شفاف  

 
 Outsourcing 4) سیاست هاي صحیح در

 
5) وجود زیرساخت هاي کافی 

 
 PL3 6) عدم تبدیل یک شرکت با نقشه راه قبلی غیر لجستیکی به یک شرکت با نقشه راه جدید

 
7) فیلتراسیون و دقت در جذب نیروي انسانی 

  PL3 8) به کارگیري هوش مصنوعی در سیستم هاي مدیریت پروژه هاي

 
9) عدم وابستگی بیش از 25 درصدي به بازار خدمات قابل ارائه توسط خودروساز 

 
10) عدم ایجاد حباب سازمانی 

 
11) استراتژي هاي BENCHMARKING صحیح و درك کافی از مفهوم این واژه 

 
PL3 (12 منعطف و چابک 

آنچه که به اختصار نتیجه مذاکره با نخبگان آلمانی به دست آمد عوامل پایه اي موفقیت پیاده سازي و طراحی مدل پایه (B1) 3PL در

 
شرکت هاي خودروسازي در سطح بین المللی می شوند عبارتند از: 

1) پیاده سازي سیستم هاي هوشمند در تمامی سطوح ارائه خدمات لجستیکی  

 
2) تصمیم گیري و تصمیم سازي هوشمند در اجرا و تکمیل پروژه ها 

 
3) تعهد سازمانی 

 
4) تدوین استراتژي هاي دانش بنیان 

 
5) برنامه زمانبندي مشخص در آغاز و پایان پروژه ها و ارائه زمان مناسب تبدیل خدمت به پول 

6) چارت سازمانی منعطف و کاهش لایه هاي سازمانی  

 
7) به کارگیري و انتصاب مدیران لجستیکی و دانش محور 

 
8) بکارگیري نیروي انسانی متخصص و دانش محور در حیطه لجستیک 



 
9) عدم وابستگی حیات PL3به خودرو ساز 

 
BENCHMARKING (10 توجیه پذیر 

آنچه که به اختصار نتیجه مذاکره با نخبگان چینی به دست آمد عوامل پایه اي موفقیت پیاده سازي و طراحی مدل پایه (B1) 3PL در

 
شرکت هاي خودروسازي در سطح بین المللی می شوند عبارتند از: 

 
 PL3 1) هوشمندسازي

 
2 ) تعهد سازمانی 

3) تدوین استراتژي پویا توسط خودروساز براي PL3 و کنترل نظام عملکردي آن  

 
4 ) جذب نیروي انسانی با تخصص و دانش آموخته مرتبط 

 
5) عدم وابستگی به بازار انحصاري خودروساز 

 
6) استقلال جریان مالی نسبت به خودروساز 

 
 PL3 7) انتصاب هاي شایسته محور در سطوح مختلف سازمانی

8) تملیک در ناوگان و ظروف لجستیکی  

آنچه که به اختصار نتیجه مذاکره با نخبگان هندي به دست آمد عوامل پایه اي موفقیت پیاده سازي و طراحی مدل پایه (B1) 3PL در

 
شرکت هاي خودروسازي در سطح بین المللی می شوند عبارتند از: 

 
 PL3 1) هوشمندسازي

2) جذب نیروي انسانی متخصص و با رزومه کافی  

 
3) تدوین نقشه راه لجستیکی کوتاه مدت، میان مدت و بلندمدت ازسوي خودروساز در قبال نقشی که از PL3 مد نظر دارد. 

 
4) چارت سازمانی با نهایت سه لایه سازمانی و در نتیجه کاهش زمان بر بودن اجرایی کردن ایده ها و پروژه هاي پیشنهادي 

 
5 ) تلاش براي ایجاد یک PL3 دانش بنیان 

آنچه که به اختصار نتیجه مذاکره با نخبگان ترکیه اي به دست آمد عوامل پایه اي موفقیت پیاده سازي و طراحی مدل پایه (B1) 3PL در

 
شرکت هاي خودروسازي در سطح بین المللی می شوند عبارتند از: 



 
رتبه ( اهمیت )شاخص 

 
1) استقرار PL3 در نزدیکی بنادر 

  PL3 2) وجود زیرساخت هاي کافی 3) هوشمند سازي

 
4) ملکیت در ناوگان هاي و ظروف لجستیکی 

5) بکارگیري نیروي انسانی متخصص  

 
6) عدم وابستگی بیش از 30 درصدي بازار قابل ارائه توسط خودروساز 

 
7) تدوین استراتژي هاي منعطف بلند مدت 

8) بکارگیري مدیران با روحیه مشارکتی  

آنچه که به اختصار نتیجه مذاکره با نخبگان بلغارستانی به دست آمد عوامل پایه اي موفقیت پیاده سازي و طراحی مدل پایه (B1) 3PL در

 
شرکت هاي خودروسازي در سطح بین المللی می شوند عبارتند از: 

 
 PL3 و تلاش بر تخصصی سازي OUTSOURCING 1) عدم تدوین استراتژي هاي کلان برمبناي صرفا

  (NON-Permanent dependence on other parties)

 
2) جذب نیروي انسانی تحصیل کرده لجستیک 3) وجود زیرساخت هاي کافی 4) تثبیت اصالت PL3 در بازار رقابتی 

 
 PL3 6) شفافیت جریان مالی در سطح

 
7) شناخت نقش PL3 در زنجیره ارزش خودروساز 

پس از بررسی و استخراج این عوامل پایه اي موفقیت پیاده سازي و طراحی مدل پایه (B1) 3PL در شرکت هاي خودروسازي در سطح بین
المللی بر اساس تجزیه تحلیل نظرات کارشناسان مذکور، در ادامه بررسی و واکاوي شاخص ها پرداخته و سعی و طبقه بندي و اولویت بندي

و تعیین ترتیب اهمیت هریک از آنها خواهد شد.  

امتیاز به هر یک از شاخص ها توسط هر یک از کارشناسان بر اساس شاخص 7 تایی لیکرت، پس از آنالیز آنتروپی و وزن دهی شاخص ها و
بهره گیري از تکنیک تجزیه تحلیل فازي، اولویت بندي شاخص هاي موثر، بر اساس اهمیت تاثیر بر موضوع-هدف در قالب جدول شماره 2،

 
آورده شده است: 

 
جدول شماره 2: عوامل پایه اي موفقیت پیاده سازي و طراحی مدل پایه 

 
(B1) 3PL در شرکت هاي خودروسازي 

 



  

 
 3PL وجود نقشه راه مهندسی شده و تدوین استراتژي مناسب براي

  
 1

 

 
انتصاب مدیران با روحیه مشارکتی و دانش بنیان و جذب نیروي انسانی با دانش و مهارت کافی 

  
 2

 

  3PL وجود زیرساخت هاي تخصصی و درك تخصصی
   3 

 
عدم وابستگی بیش از 25% به بازار ایجاد شده توسط خودروساز 

  
 4

 

 
تدوین سیاست ها و استراتژي هاي Outsourcing توجیه پذیر و درك درست آن 

  
 5

 

 
 3PL هوشمندسازي

  
 6

 

 
چابکی 3PL و عدم چارت محوري و بزرگی اندازه سازمانی 

  
 7

 
شفافیت کامل جریان مالی و طراحی نقشه مالی مرتبط با شبکه تامین کنندگان داخلی و

 
پیمانکاران 

 
 
 8

 

 
تلاش بر ایجاد یک 3PL دانش بنیان و غیر متمرکز از دید جغرافیایی 

  
 9

 

 
بر اساس نتایج بدست
آمده از تجزیه و تحلیل
عوامل پایه اي موفقیت
پیاده سازي و طراحی
مدل پایه (B1) 3PL در
شرکت هاي خودروسازي
در سطح بین المللی،
مهمترین عامل، وجود
نقشه راه مهندسی شده و
تدوین استراتژي مناسب
براي 3PL توسط

 
خودروساز است. 

 
برخلاف برخی تصورات
که می پندارند که خود
شرکت 3PL بایستی
وظیفه تدوین استراتژي
هاي اصلی آن را بر عهده
داشته باشد، این شرکت
خودروساز است که
بایستی استراتژي هاي کلان 3PL بعنوان یک قطعه از پازل خود تدوین نموده و در قالب ماموریت هاي گوناگون و در قالب برنامه هاي
زمانبندي مشخص شده به شرکت 3PL نموده و درست در این جا است که مدیران ارشد دپارتمان 3PL، بایستی استراتژي هاي خود را بر
اساس مأموریت هاي دریافتی مشتق شده از استراتژي هاي کلان تدوین شده توسط خودروساز، تدوین مدرن و در واقع و اصطلاحاً استراتژي
هاي سطح دوم 3PL (SECOND LEVEL 3PL STRATEGIES (SLS - 3PL)) جهت انجام ماموریت هاي داخلی 3PL و مدیریت

 
تمامی پروژه هاي خودروساز و یا مرتبط با بازارهاي خارجی به عنوان پایلوت شکل می گیرد. 

اما در اینجا نکته مهم آن است که SLS- 3PL به هیچ عنوان ثابت نبوده تصمیمات مدیریت ارشد متخصص و بر اساس آنالیز نیاز مشتریان
جهت دسترسی به سطح نیاز هر یک از خدمات و در قالب برنامه زمانبندي معین تدوین شده و متغیر وابسته اي از تغییرات و پیشرفت هاي

سطح تکنولوژي و دانش بنیان در حیطه خدمات لجستیکی می باشد.  

بنابراین SLS - 3PL در سطح کلان به صورت NLS - 3PL (N= 1, 2,...) مطرح می شود با تغییر هر سطح از تکنولوژي و توسعه دانش و
یا تغییرات هوشمند نیازهاي مشتریان جهت ارائه خدمات لجستیکی، سطح استراتژي هاي 3PL شیفت به مرحله بعدي کرده و شاهد

تغییراتی اساسی و یا تدوین مجدد تمامی استراتژي ها آن مرحله جدید خواهیم بود.  

تدوین استراتژي هاي نامرتبط ناهمگون و یا پس و بیش افتادن از تغییرات و رشد سطوح استراتژي 3PL ، مطمئناً منجر به مرگ تدریجی
3PL خواهد شد و این مرگ تدریجی، به دلیل پایلوت بودن سطح اول استراتژي هاي 3PL توسط خودروساز، نتایج وحشتناکی را در سطوح

 
مختلف عملکردي خودروساز نیز برجاي خواهد گذاشت. 

دومین عامل مهم، انتصاب مدیران با روحیه مشارکتی و دانش بنیان و جذب نیروي انسانی با دانش و مهارت کافی. در واقع دومین عامل،



تاکید بر حساسیت بر شکل گیري منابع انسانی (HR) سازمان را داشته نقشه اجرایی عنوان مغز متفکر (مدیریت) و بازوان مهرك و چابک (

 
کارشناسان متخصص) PL3 در پیاده سازي استانداردها و اهداف و ماموریت هاي مطرح شده در هرNLS - 3PLرا دارد. 

اگر مغز و بازوان PL3 آمادگی لازم و عملکردي متناسب و بالانس شده با ویژگی هاي داخل هر بسته از هرNLS - 3PLابلاغ شده را نداشته
باشند، بلاشک با نتایج چون از دست دادن بازار بدلیل سطوح بالاي نیازهاي مشتریان از لحاظ کیفیت دانش خدمات قابل ارائه و پایین بودن
توان PL3 آورده کردن آنها بوده و جایگاه رقابتی PL3 نسبت به سایر رقبا دچار افت شدیدي خواهد شد. این افت شدید، اولین تاثیري که بر
پیکره PL3 خواهد گذاشت ارزش برند PL3 (3PL - Brand Rating) بوده و کاهش آن نتیجه اي خواهد بود که PL3 در نهایت با آن

مواجه خواهد شد.  

این کاهش ارزش برند، نتایج چون کاهش وفاداري و اعتماد مشتریان ( کاهش اعتماد برند)، شکست هاي متوالی در بازاریابی و توسعه بازار

مرتبط با فعالیت هاي خارج از گروه خودروسازي را به همراه. داشته باشد.  

(RSL - 3PL) و یا به اختصار (PL3 (3PL Reverse Strategy Level در اینجا است که مبحثی با عنوان سطح استراتژي معکوس
مطرح شده که بر اساس آنالیزهاي لجستیک و به صورت حدي، حرکت معکوس PL3 در مورد تجزیه و تحلیل قرار گرفته و بر اساس
استانداردهاي تعریف شده توسط هر گروه از مهندسان لجستیک که اساس شاخص هایی که در هر بسته مرتبط با هرNLS - 3PL تدوین

 
نمودند، مورد پایش و واکاوي قرار گرفته و در صورتی که به نقطه قرمز ( RED POINT) برسد، آغاز شکست PL3 خواهد بود. 

سومین عامل مهم، وجود زیرساخت هاي تخصصی و درك تخصصی 3PL است. در واقع شکل گیري PL3 در قالب یک نهاد دانش بنیان
اجرایی بدون در نظر گرفتن زیرساخت هاي لازم و کافی، بدون معنا است. زیرساخت هایی که بر اساس اهداف عملکردي اصلی PL3 که
منجر به افزایش راندمان عملکردي زیر سیستم هاي مرتبط با سیستم جامع PL3 می شود عبارتند از: سیستم جامع یکپارچه مهندسی و

عملیات هوشمند، سیستم جامع CRM هوشمند، سیستم جامع یکپارچه مالی هوشمند.  

در واقع هر یک از این زیر سیستم ها، عملکردي مستقل در راستاي پیشبرد اهداف سیستم پایلوت، معنی سیستم مدیریت جامع هوشمند
لجستیک (TILMS) را دارا می باشند. از آنجا که PL3، به دنبال صرفه جویی در زمان و هزینه هاي مرتبط با هر پروژه است، مهندسان
لجستیک، هریک از این زیر سیستم ها را در قالب ماژول هاي متفاوت چه قابلیت اصلاح، بهبود و یا ایجاد هرگونه تغییرات درسته برنامه
ریزي را دارند، خُرد کرده و هر پروژه را، بر اساس تخصیص فعالیت هاي مرتبط با آن در سطوح مختلف مهندسی و اجرایی به ماژول مربوطه

همسر از نظر بالانس سطح پیش روي بر اساسNLS - 3PLمتصل نموده و مدیریت هر یک از پروژه ها مورد پایش قرار می گیرد.  

حال، بر اساس ماژول هاي مرتبط شده (Project Connected to Module) و یا به اختصار ( P to M)، نیازهاي سخت افزاري و نرم
افزاري پیش نیاز و پس نیاز مشخص شده و می گردند. PL3 بایستی آمادگی لازم براي تهیه هر یک از نیازهاي سخت افزاري و نرم افزاري را

داشته باشد. البته بایستی بدین نکته توجه داشت که زیرساخت هاي اولیه PL3 نیز بایستی مهیا باشند.  

 
محمد روهینا: مدیریت سیستم ها و فرآیندهاي شرکت ایران خودرو و کارشناس ارشد لجستیک 

جواد خمیس آبادي: عضو بورد و کمیته فنی مرکز علوم و تحقیقات آتلانتیک، فرانسه، عضو بورد و کمیته فنی پژوهشکده پلی تکنیک دانشگاه

 
ملی مهندسی خارکوف، اوکراین، مشاور کارآفرینی و لجستیک بنیاد ملی مدیریت هوشمند بازار و کسب و کار ایران 

آخرین اخبار حمل و نقل را در پربیننده ترین شبکه خبري این حوزه بخوانید



ایجاد 500 هزار شغل در حوزه روستایی در سال 1401

منبع: خوزناشماره خبر:  441  |  تاریخ: 1400/11/21

معاون توسعه روستایی، مناطق محروم و عشایر رئیس جمهور گفت: در سال 1401 با برنامه ریزي هاي انجام شده 500 هزار شغل در

 
حوزه روستایی ایجاد می شود. 

امیرحسین مدنی ظهر امروز چهارشنبه 20 بهمن ماه و در نشست افتتاح طرح هاي عمرانی روستایی کشور به مناسبت دهه فجر که با حضور
محمد مخبر ، معاون اول رئیس جمهور برگزار شد ، طی سخنانی خاطر نشان کرد: رئیس جمهور تاکید ویژه اي به توسعه و رونق روستاها
دارد ، امروز قریب به هفت هزار طرح در نزدیک به هفت هزار روستا کشور در حوزه هاي تولیدي ، اشتغال زایی و توانمندسازي ، زیرساختی ،

 
اقتصادي و راه به بهره برداري می رسد. 

وي گفت: در سال 1401 با برنامه ریزي هاي انجام شده 500 هزار شغل در حوزه روستایی ایجاد می شود ، در راستاي نهضت احیا واحدهاي
تولیدي از بین چهار هزار واحد تولیدي که در کشور در سال 1401 احیا می شود ، دو هزار واحد در حوزه روستایی است ، که از این بین

 
500 معدن احیا شده و یک هزار و 500 واحد صنعتی و تولیدي به ویژه در صنایع تبدیلی در روستاهاي کشور احیا خواهد شد. 

مدنی از ساخت سالانه پنج هزار کیلومتر راه روستایی خبر داد و گفت: در حوزه آبرسانی شاهد تنش آبی هستیم، که در سال 1401 تنش

 
آبی در حداقل سه هزار روستا رفع خواهد شد. 

وي ادامه داد: 15 درصد از عوائد دریافتی از معدن داران در سال آینده در خود روستاها هزینه می شود، که این مقدار نزدیک به شش هزار
میلیارد تومان عوائد براي روستاییان به همراه خواهد داشت، همچنین براي روستاهاي زیر 20 خانوار که دهیاري و شورا ندارند ، نیز مقرر

شده است ، تا هر سه الی چهار روستا یک دهیاري داشته باشند.



توسعه فضاي کارگاهی و تجهیز آزمایشگاه هاي دانشگاه فنی و حرفه اي سمنان

منبع: ایسناشماره خبر:  442  |  تاریخ: 1400/11/21

معاونت اداري،مالی و مدیریت منابع وزارت علوم،تحقیقات و فناوري کشور گفت: دانشگاه فنی و حرفه اي نقش بسزایی در ایجاد
اشتغال پایدار دارد.

علی خطیبی در حاشیه بازدید از دانشگاه فنی و حرفه اي
استان سمنان ضمن بیان اینکه عمده فارغ التحصیلان دانشگاه
فنی و حرفه اي در آینده مشغول به کار می شوند افزود: فارغ
التحصیلان دانشگاه فنی و حرفه اي با معضل بیکاري مواجه

 
نیستند. 

وي ضمن قول مساعد در خصوص اختصاص بودجه ي توسعه
فضاي کارگاهی و تجهیز کارگاه ها و آزمایشگاه هاي دانشگاه
فنی و حرفه اي استان سمنان توسط وزارت علوم، تحقیقات و
فناوري، افزود: هزینه کرد در دانشگاه پویا و جامعه محور فنی
حرفه اي در واقع سرمایه گذاري جهت اشتغال جوانان کشور

 
است. 

معاون وزیر با تاکید بر اینکه فارغ التحصیلان دانشگاه فنی و حرفه اي نقش بسزایی در رفع معضلات صنعتی دارند اظهار کرد: دانشجویان و

 
اعضاي هیات علمی دانشگاه فنی و حرفه اي با ظرفیتی که دارند می تواند به اقتصاد آموزش عالی،اقتصاد کشور و اشتغال پایدار کمک کنند. 

معاونت اداري،مالی و مدیریت منابع وزارت علوم،تحقیقات و فناوري افزود: با توجه به ضرورت مهارت آموزي دانشجویان در طول دوران

 
تحصیل ، دانشگاه فنی و حرفه اي ظرفیت خوبی براي تربیت دانشجوي مهارت محور است. 

رضا نقدي رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان نیز در حاشیه حضور معاونت اداري،مالی و مدیریت منابع وزارت علوم،تحقیقات و
فناوري کشور در این دانشگاه، گفت: دانشگاه فنی و حرفه اي با تربیت تکنسین ها و مهندسان ماهر، شایسته و کارآفرین و نیز تعامل با مراکز
صنعتی و بخش هاي دولتی و خصوصی ، زمینه هاي لازم را براي کسب مهارت ، ایجاد اشتغال و کارآفرینی براي جوانان سرافراز میهن

اسلامی فراهم می کند.  

وي با اشاره به عملکرد بسیار موفق دانشگاه فنی و حرفه اي در زمینه اشتغال تصریح کرد، علت آمار اشتغال 65 درصدي فارغ التحصیلان این
دانشگاه را گذراندن دروس مهارتی این دانشجویان قبل از ورود به دانشگاه در هنرستان و کار و دانش ها ،برگزاري 70 درصد دروس
دانشجویان در کارگاه و آزمایشگاه هاي دانشگاه فنی و حرفه اي ، برخورداري از اساتید خبره و مهارتی در سطح این دانشگاه، عدم ورود
دانشگاه فنی و حرفه اي به مقطع تحصیلات تکمیلی و در آخر اینکه این دانشجویان به دلیل مهارتی بودن آچار به دست و فنی بوده و به

دلیل سطح کم توقعات سریعا جذب بازار کار می شوند  

وي بیان کرد: دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان در حال حاضر با داشتن بیش از 3500 دانشجو و 4 دانشکده در شهرستان هاي سمنان



، شاهرود و امیرآباد دامغان با هدف تربیت نیروي انسانی متخصص، کارآفرین و متناسب با فرصت هاي جدید شغلی براي پاسخگویی به
نیازهاي بازارکار در حوزه هاي مهارتی و تکنولوژي و همچنین افزایش اشتغال مولد و کاهش بیکاري، رسالت و ماموریت خود را دنبال می

 
کند 

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان گفت: با عنایت و قول مساعد معاونت اداري،مالی و مدیریت منابع وزارت علوم،تحقیقات و
فناوري کشور و حمایت هاي دکتر خسرویان ریاست دانشگاه فنی و حرفه اي کشور مقرر شد مساعدت هاي لازم در خصوص اختصاص
بودجه، توسعه فضاي کارگاهی و تجهیز کارگاه ها و آزمایشگاه هاي دانشگاه صورت پذیرد تا در راستاي شکوفایی هر چه بیشتر و توسعه

 
مطلوب این دانشگاه گام برداشته و بتوانیم نقش کلیدي خود را در حوزه اشتغال به نحوي شایسته انجام دهیم . 

انتهاي پیام



افتتاح طرح تولید مبل و تخت کودك در روستاي دهنو استان چهار محال و بختیاري

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  443  |  تاریخ: 1400/11/21

  
افتتاح طرح تولید مبل و تخت کودك در روستاي دهنو استان چهار

محال و بختیاري

به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید استان چهار محال و بختیاري در مراسمی که روز پنج شنبه در روستاي دهنو شهرستان
بروجن به مناسبت دهه مبارك فجر با حضور معاون صندوق کارآفرینی امید استان ، و جمعی از مدیران دستگاه هاي اجرایی شهرستان و
مسئولان محلی طرح تولید مبل و تخت کودك عالیجناب کوچک آریایی افتتاح و به بهره برداري رسید. شهریارپور معاون صندوق کار آفرینی
امید استان عنوان نمودند طرح تولید تولید مبل و تخت کودك عالیجناب کوچک آریایی با سرمایه گذاري بالغ بر هفده میلیارد ریال (چهارده
میلیارد ریال تسهیلات اشتغالزایی روستایی و سه میلیارد ریال آورده مجري طرح )به بهره برداري رسید و زمینه اشتغال 7 نفر به صورت
مستقیم فراهم نموده است. شهریارپور عنوان نمودند: از ابتداي سال 1400تاکنون 1459 فقره تسهیلات اشتغال از سوي صندوق کارآفرینی
امید در چهار محال و بختیاري به ارزش665میلیارد ریال پرداخت شده است. معاون صندوق کار آفرینی امید استان اضافه کرد : صندوق
کارآفرینی امید از ابتداي سال 97 تاکنون در حوزه اشتغال روستایی از محل منابع مشترك صندوق کار آفرینی امید و صندوق توسعه ملی
مبلغ 805 میلیارد ریال تسهیلات اشتغال روستایی پرداخت نموده که با این مبلغ براي1600 نفر به طور مستقیم در سطح استان شغل

ایجادشده است . 



حمایت بانک ها از ایجاد طرح هاي سرمایه گذاري و زیرساختی در کردستان الزامی

است

منبع: شبستانشماره خبر:  444  |  تاریخ: 1400/11/21

معاونت هماهنگی امور اقتصادي استانداري کردستان گفت: حمایت و همراهی بانک هاي عامل از طرح هاي مختلف زیرساختی و
سرمایه گذاري به ویژه در حوزه گردشگري لازم و ضروري است.

معاونت هماهنگی امور اقتصادي استانداري کردستان گفت: حمایت و
همراهی بانک هاي عامل از طرح هاي مختلف زیرساختی و سرمایه

گذاري به ویژه در حوزه گردشگري لازم و ضروري است.  

به گزارش خبرگزاري شبستان در کردستان، سید کمال حسینی
معاونت هماهنگی امور اقتصادي استانداري کردستان در بازدید از
روند احداث هتل 5 ستاره لاله سنندج که ابوالفضل رمزي رئیس دایره
اعتبارات بانک سپه کشور، سید محمد یوسفی مدیر شعب استان،

یعقوب گویلیان مدیرکل میراث فرهنگی کردستان و تنی چند از مسئولین حضور داشتند، اظهار داشت:حمایت از بخش خصوصی و سرمایه

گذارانی که در راستاي توسعه استان و ایجاد اشتغال پایدار گام هاي عملی بر می دارند امري لازم و ضروري است.  

معاونت هماهنگی امور اقتصادي استانداري کردستان افزود: با توجه به طولانی شدن روند اجراي پروژه مذکور ضرورت دارد با تعامل بیشتر

بانک عامل و مجریان طرح، زمینه تسریع در بهره برداري از این طرح با ارائه برنامه زمانبندي مشخص فراهم شود.  

حسینی عنوان کرد: با توجه به هم مرز بودن با کشور عراق، وجود فرهنگ و تاریخ غنی، جاذبه هاي متنوع توریستی و گردشگري و.. . در

استان، ایجاد هتل و طرحهاي مختلف گردشگري در کردستان داراي توجیه اقتصادي است.  

معاونت هماهنگی امور اقتصادي استانداري کردستان بیان کرد: بدون شک شهر سنندج بعنوان مرکز استان باید داراي اماکن اقامتی و
گردشگري مدرن و مجهزي باشد بر همین اساس تسریع در روند تکمیل و بهره برداري از هتل 5 ستاره لاله سنندج گامی مهم در این راستا

است.



110واحد پنل خورشیدي در استان هرمزگان به بهره برداري رسید

منبع: شبستانشماره خبر:  445  |  تاریخ: 1400/11/21

همزمان با دهه مبارك فجر و با حضور استاندار هرمزگان، 110واحد پنل خورشیدي در سراسر استان به بهره برداري رسید.

همزمان با دهه مبارك فجر و با حضور استاندار هرمزگان،
110واحد پنل خورشیدي در سراسر استان به بهره برداري

 
رسید. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از بندرلنگه، همزمان با
دهه فجر انقلاب اسلامی، یک واحد پنل خورشیدي در روستاي کنخ بندرلنگه به نمایندگی از 110واحد پنل خورشیدي پنج کیلووات در

 
شهرستان هاي بندرلنگه، میناب، بستک، رودان و پارسیان استان با حضور مهندس دوستی استاندار هرمزگان به بهره برداري رسید. 

 
این پروژه ها با هدف توانمندسازي مددجویان کمیته امداد امام خمینی (ره) در مناطق مختلف استان در حال راه اندازي است. 

با بهره برداري از این پروژه ها براي 110نفر از مددجویان هرمزگانی اشتغال ایجاد شده است.  

« مهدي دوستی »، استاندار هرمزگان در آیین بهره برداري از این پروژه ها، ضمن تبریک دهه فجر و سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی، مدل
توانمندسازي مددجویان را مطلوب برشمرد و عنوان کرد: این مدل می تواند براي حرکت به سمت استفاده از انرژي هاي نو و تجدیدپذیر

 
مفید باشد. 

وي با بیان اینکه عدالت و مردم محوري دو بازوي اصلی دولت براي پیشبرد امور محسوب می شود، افزود: در کوتاه مدت برخی از مطالبات
مطرح شده از سوي مردم روستاي کنخ را اجرایی خواهیم کرد.



مرکز جامع درمان اعتیاد زنان به زودي در کرمانشاه راه اندازي می شود/ کمک

27 میلیارد و 700 میلیون تومانی خیرین به بهزیستی کرمانشاه

منبع: فرتاك نیوزشماره خبر:  446  |  تاریخ: 1400/11/21

  

 
مدیر کل بهزیستی استان کرمانشاه گفت: به زودي مرکز جامع درمان اعتیاد زنان در کرمانشاه راه اندازي می شود. 

به گزارش فرتاك نیوز، نشست خبري ویدئوکنفرانسی مدیر کل بهزیستی استان کرمانشاه به مناسبت چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب

اسلامی با اصحاب رسانه امروز (21 بهمن ماه) برگزار شد.  

فرحناز محمدي مدیر کل بهزیستی استان در ابتداي این مراسم با تبریک دهه فجر و پیروزي انقلاب اسلامی با اشاره به برنامه هایی که
توسط این اداره طی دهه فجر امسال انجام گرفته اظهار کرد: غبارروبی مزار شهدا، دیدار با خانواده سومین شهید انقلاب، رایگان نمودن
خدمات توانبخشی، برپایی جشن انقلاب در مراکز شبانه روزي، ارتباط رادیویی و تلویزیونی مسئولین استانی، افتتاح 22 واحد مسکونی
مددجویان از طریق ویدیو کنفرانس، برگزاري مسابقات ورزشی برگزاري میز خدمت، دیدار با کارکنان و ارائه مطالبات آنها در سفر رئیس
سازمان بهزیستی کشور به استان، برگزاري نمایشگاه صنایع غذایی مددجویان در شهرستان ها و برگزاري مسابقات قرآنی ویژه خانواده ها و

 
کارکنان مددجویان از جمله برنامه هایی است که توسط اداره کل بهزیستی استان انجام گردیده است. 

وي افزود: اداره کل بهزیستی استان کرمانشاه دستگاهی تخصصی و حمایتی است که در 14 شهرستان استان کرمانشاه با جمعیتی بالغ بر 48

هزارخانوار در حال فعالیت است.  

مدیر کل بهزیستی استان تعداد مستمري بگیران این سازمان در استان را 36 هزار و 500 نفر اعلام کرد و گفت: این تعداد در قالب حوزه

توانبخشی وحوزه اجتماعی فعالیت هاي تخصصی و حمایتی را با نظارت بخش دولتی دریافت می نمایند.  

محمدي تعداد مراکز غیر دولتی اداره کل بهزیستی استان را 405 مرکز و 116 انجمن اعلام کرد و گفت: در سازمان بهزیستی استان اقدامات

مختلفی از جمله پیشگیري، توانمندسازي،اشتغال،مشارکت هاي مردمی و مراکز مثبت زندگی و ...در حال فعالیت هستند.  

این مسئول تعداد پشت نوبتی هاي دریافت مستمري از اداره کل بهزیستی استان را 1800 نفر عنوان کرد و افزود: بر اساس پایش هاي انجام
گرفته توسط مراکز دولتی و مراکز مثبت زندگی این تعداد نسبت به سال قبل افزایش نداشته و پرداخت تعدادي از مستمري ها نیز قطع شده

است.  



وي در ادامه با اشاره به اعتیاد زنان و لزوم حمایت از آنان گفت: متاسفانه زنان معتاد در استان زودتر از استانهاي دیگر از حمایت خانواده و
اجتماع محروم می گردند لذا در سفر رئیس سازمان بهزیستی کشور این نکته را مدنظر قرار دادیم و در نظر داریم جداي از بحث سرپناه،

 
مرکز جامعی براي درمان اعتیاد این زنان راه اندازي نماییم که به زودي آغاز به کار این مرکز را در دستور کار خواهیم داشت. 

مدیر کل بهزیستی استان کرمانشاه در گوشه دیگري از سخنانش با اشاره به موضوع فرزندخواندگی نیز گفت: از ابتداي سال 1400 تاکنون

بیش از 24 فرزند از طریق بهزیستی به خانواده ها واگذار شده است.  

وي تعداد متقاضیان فرزند خواندگی در استان را 250 نفر عنوان کرد و افزود: هم اکنون پرونده 50 متقاضی رسیدگی شده و بقیه هم در در

نوبت رسیدگی هستند.  

محمدي همچنین گفت: معاونت اجتماعی بهزیستی استان در ده ماهه سالجاري بیش از ده هزار خدمت تخصصی در قالب تماس با 123 و
تیم هاي خدمات سیار انجام داده است و در هشت مرکز خصوصی و یک مرکز دولتی حمایت از فرزندان بی سرپرست و بدسرپرست نیز بر

 
عهده معاونت اجتماعی بهزیستی است. 

در ادامه این نشست مسعود پایدار معاون پیشگیري اداره کل بهزیستی استان نیز گفت: به منظور تحکیم خانواده وکاهش آسیب هاي
اجتماعی، معاونت پیشگیري اداره کل بهزیستی استان فعالیت هاي گسترده اي را از جمله آموزش زوجین حین عقد و ارائه مشاوره در 100

 
مرکز سطح استان شامل50 هزار مشاوره حضوري و تلفنی، مشاوره در زمینه پیشگیري و کاهش طلاق انجام داده است. 

پایدار همچنین انحام غربالگري 90 درصدي شنوایی و بینایی کودکان در بدو تولد و سه تا 6 سالگی را از جمله اقدامات دیگر اداره کل

 
بهزیستی استان در معاونت پیشگیري عنوان کرد و گفت: امیدواریم تا پایان سال این میزان را به صد درصد برسانیم. 

 
 

معاونت پیشگیري اداره کل بهزیستی استان همچنین شناسایی بیماران Hiv در مراکز نگهداري معتادین متجاهر را یکی دیگر از اقدامات این
سازمان عنوان کرد و یادآور شد: هم اکنون 1800 معتاد در 35 مرکز این سازمان نگهداري می شوند که حدود یک سوم آنها معتادین

 
هستند. 

وي تعداد مراکز پیشگیري اداره کل بهزیستی استان را 195 مرکز عنوان کرد و افزود: در این مراکز 700 پزشک، روانشناس و مددکار ارائه

 
خدمت می کنند. 



در ادامه این جلسه صفدر مظفري معاونت مشارکت هاي مردمی، اشتغال و مسکن اداره کل بهزیستی استان نیز گفت: در حوزه اشتغال
تاکنون 2 هزار و 115 مورد اشتغال در اداره کل بهزیستی استان کرمانشاه ثبت شده که بخشی از آن مربوط به پرداخت تسهیلات در زمینه

اشتغال مددجویان است.  

وي افزود: پرداخت حدود 123 میلیارد و 300 میلیون تومان تسهیلات اشتغال براي مددجویان اداره کل بهزیستی استان مصوب شد که از
این میزان 98 میلیارد و 720 میلیون تومان تخصیص داده شد و در این میان به 1300 نفر مبلغ 72 میلیارد تومان پرداخت شده است که

 
72 درصد از سهمیه اشتغال زایی است. 

معاون مشارکت هاي مردمی اداره کل بهزیستی استان کرمانشاه تصریح کرد: از سال 1389 تاکنون حدود 7 هزار و 41 واحد مسکونی با
همکاري اداره کل راه و شهرسازي، بنیاد مسکن، بانک هاي عامل، بنیاد مستضعفان و جانبازان و کمک خیرین مقاوم سازي و احداث شده
است که حدود 6 هزار و 443 واحد تا به حال تحویل و 601 واحد در دست اقدام است که بر اساس برنامه ریزي انجام شده تا پایان سال

 
381 واحد تحویل داده خواهد شد که تاکنون 116 واحد از این تعداد واگذار شده است. 

مظفري همچنین میزان مشارکت هاي مردمی به صورت نقدي و غیرنقدي به اداره کل بهزیستی استان را 27 میلیاردو 700 میلیون تومان
عنوان کرد و بیان داشت: تاکنون 43 درصد از این مبلغ براي خرید وسایل توانبخشی (24 درصد) و تامین دارو و هزینه درمان (16 درصد)

صرف شده است.  

در ادامه این نشست ویدئو کنفرانسی مرتضی کوهی رییس اداره فناوري اطلاعات و تحول اداري گفت: در حال حاضر 81 مرکز مثبت زندگی
در استان وجود دارد که سه مرکز آن در حال راه اندازي و بقیه فعال هستند که در این زمینه انجام فرآیندهاي رسیدگی به امور مددجویان با

 
بهینه سازیحوزه خدمات و نحوه ارائه خدمات آنها را پیگیري می کنند و در هر مرکز یک کارشناس و یک مددکار مشغول به کار هستند . 

وي افزود: 22 فعالیت به این مراکز واگذار شده که با تمام توان در حال انجام آنها هستیم و کلیه اطلاعات مددجویان در بستر الکترونیک

تجمیع شده و قابل دسترسی آسان می باشد.  

خبرنگار:طیبه دولت آبادي



بهره برداران کشاورزي خراسان شمالی 11 هزار نفر روز آموزش دیدند

منبع: ایاناشماره خبر:  447  |  تاریخ: 1400/11/21

رییس مرکز تحقیقات و آموزش کشاورزي و منابع طبیعی خراسان شمالی گفت: بهره برداران کشاورزي استان در بخش هاي مختلف

این حوزه تولیدي 11 هزار نفر روز آموزش دیدند که این کلاس هاي آموزشی به صورت حضوري و مجازي برگزار شد.  

به گزارش خبرنگار ایانا در استان خراسان شمالی، جلیل علوي بر
بهره وري آب در حوزه کشاورزي تاکید کرد و گفت: با توجه به
خشکسالی ها و کاهش بارندگی و همچنین نبود باران به موقع در
این بخش بهره برداران براي استفاده بهینه از منابع آبی یکهزار و

390 نفر روز آموزش دیدند.  

وي در بخش دیگري از سخنانش بر تفاهم نامه اي با نیروهاي مسلح
استان نیز اشاره اي کرد و افزود: در این زمینه سربازان علاقه مند در

بخش هاي کشاورزي براي فرا گرفتن مهارت آموزش می بینند که حدود هفت هزار نفر روز از آموزش ها برخوردار شدند.  

علوي اظهار داشت: برگزاري دوره هاي آموزشی براي سربازان در زمینه هاي مختلف از جمله پرورش قارچ، نگهداري مرغ و طیور، دامپروري و

سایر موارد است که بعد از آموزش گواهی نامه مهارت نیز دریافت خواهند کرد.  

وي هدف از آموزش سربازان را مهارت آموزي، فراهم کردن ایجاد اشتغال در بخش هاي مرتبط با کشاورزي عنوان کرد و گفت: برخی از
سربازان فرزندان کشاورز هستند که می توانند از این فرصت استفاده کنند و با فرا گرفتن مهارت در دوران سربازي بعد از پایان این دوره براي

 
خود کسب و کار و درآمد ایجاد کنند. 

مرکز تحقیقات و آموزش کشاورزي و منابع طبیعی استان خراسان شمالی به شبکه آموزش کشاورزي نیز اشاره کرد و اظهار داشت: سامانه
تالار ترویج دانش و فنون کشاورزي به صورت ملی است و تمامی بهره برداران و کارشناسان به این سامانه دسترسی دارند و می توانند از داده

 
ها و اطلاعات که دانش روز در بخش کشاورزي است استفاده کنند. 

علوي به راه اندازي مرکز تلفن (کال سنتر) براي برقراري ارتباط مستقیم محققان بخش کشاورزي با بهره برداران نیز اشاره کرد و گفت:
کشاورزان می توانند براي گرفتن پاسخ سوالات فنی با شماره 02172957000 تماس بگیرند و محققان مرتبط آنان را راهنمایی خواهند کرد

 
و در این زمینه دانش روز به آنان انتقال داده خواهد شد. 

وي افزود: امسال 142 دوره آموزش مجازي به صورت ملی براي کارشناسان و کشاورزان خبره و پیشرو و سایر بهره برداران نیز برگزار شد که

 
اطلاعات و دانش بخش کشاورزي در این دوره ها نیز به بهره برداران انتقال داده شد. 

علوي افزود: علاوه بر این آموزش ها این مرکز با سازمان جهاد کشاورزي نیز برنامه هاي آموزشی و ترویجی در قالب روز مزرعه و هفته انتقال



یافه هاي تحقیقاتی براي بهره برداران کشاورزي نیز برگزار می کند، در برنامه روز مزرعه، آموزش اصلی توسط کشاورز پیشرو و با مشارکت
محققان مرکز تحقیقات است و در برنامه هفته انتقال یافته هاي تحقیقاتی پژوهشگران مرکز تحقیقات آخرین یافته هاي تحقیقاتی خود را در

 
مزرعه و ایستگاه هاي تحقیقاتی در اختیار بهره برداران قرار می دهند. 

وي در بخش دیگري از سخنانش به طرح سنجش مهارت نیز اشاره اي کرد افزود: برخی از جوانانی که نتوانسته اند در دوران متوسط دیپلم
خود را بگیرند و مدعی یک مهارت هستند به این مرکز معرفی خواهند شد، از این افراد با توجه به مهارت آنان آزمونی گرفته می شود که
پس از کسب نمره قبولی به آموزش و پرورش براي دادن مدرك معرفی خواهند شد که در این راستا امسال 436 نفر در حوزه ها مرتبط با

بخش کشاورزي توانستند این مدرك را دریافت کنند.  

علوي به برنامه هاي مشترك اجرا شده با سازمان جهاد کشاورزي خراسان شمالی نیز اشاره کرد و افزود: در طرح محقق معین محققان در
بیش از 30 مرکز جهاد کشاورزي در سطح استان حضور خواهند یافت و با مسوول پهنه ارتباط مستقیم خواهند داشت در این طرح از
مسوول پهنه خواسته می شود که نیاز ها و مشکلات کشاورزي پهنه خود یا سایر موارد را احصا کنند و براي رفع مشکل با کارشناسان و

 
محققان در این خصوص تبادل نظر داشته و از توصیه هاي فنی لازم برخوردار خواهند شد. 

وي گفت: در این طرح، محققان معین 19 نفر حضور دارند که هر محقق بیش از 15 هزار هکتار از سطح مساحت استان را پوشش خواهد

 
داد. 

رییس مرکز تحقیقات و آموزش کشاورزي و منابع طبیعی خراسان شمالی گفت: سال گذشته حدود 6 هزار نفر روز دوره آموزشی ضمن
خدمت براي کارکنان زیر مجموعه سازمان جهاد کشاورزي استان نیز برگزار شد.



37 پروژه کشاورزي، عشایري و تعاون روستایی در خراسان شمالی به بهره برداري
رسید

منبع: ایاناشماره خبر:  448  |  تاریخ: 1400/11/21

رییس سازمان جهادکشاورزي خراسان شمالی گفت: همزمان با گرامیداشت دهه مبارك فجر37 پروژه کشاورزي، عشایري و تعاون

 
روستایی در خراسان شمالی به بهره برداري رسید. 

به گزارش خبرنگار ایانا در خراسان شمالی، محمدمحمدزاده رییس
سازمان جهاد کشاورزي خراسان شمالی اظهار داشت: از این تعداد
29 پروژه در بخش کشاورزي با صرف 838 میلیارد و 505 میلیون
ریال اعتبار در این استان به بهره برداري رسید که با بهره برداري از
این پروژه ها در بخش اعتبارات دولتی و تسهیلاتی براي 328 نفر
اشتغال ایجاد و سه هزار و 972 نفر خانوار نیز بهره بردار خواهند بود.

وي افزود: از مجموع پروژه هاي کشاورزي 13 طرح عمرانی با اعتبار
344 میلیارد و 680 میلیون ریال و با اشتغال 128 نفر و یکهزار و
817 خانوار بهره بردار است که شامل یکهزار و 283 هکتار طرح
هاي آبیاري نوین با اعتبار بیش از 244 میلیارد و 313 میلیون ریال

و سایر طرح ها در بخش لوله گذاري، ساخت استخر است.  

مهندس محمدزاده گفت: یک واحد کشتارگاه صنعتی با ظرفیت یکهزار راس دام و تسهیلات 12 میلیارد ریال ایجاد شده است که با بهره

 
برداري از آن براي 27 نفر شغل ایجاد شد. 

رییس سازمان جهاد کشاورزي خراسان شمالی اظهار داشت: هفت واحد گلخانه در سطح استان با ظرفیت 35 هزار و 140 متر مربع با
دریافت 198 میلیارد و 925 میلیون ریال تسهیلات راه اندازي شده است که براي 75 نفر نیز اشتغال ایجاد کرده است و جمعیت بهره بردار

از آن نیز شامل 895 نفر می شود.  

مهندس محمدزاده افزود: چهار واحد مجتمع دامپروري با ظرفیت 200 راس، 2 واحد پرورش گوسفند داشتی با ظرفیت یکهزار راس، 2 واحد

پرورش مرغ با ظرفیت 50 هزار قطعه اي از دیگر پروژه ها است.  

وي گفت: یک پروژه شامل تکمیل زنجیره تولید گوشت مرغ (فاز دوم پرورش مرغ گوشتی 100هزار قطعه اي) در شهرستان شیروان با
ظرفیت 46 هزار قطعه با سرمایه گذاري483 میلیارد ریال کلنگ زنی شد که این پروژه نیز براي 46 نفر اشتغال ایجاد خواهد کرد و علاوه بر

9 هزار و 300 نفر جمعیت بهره بردار از آن خواهند بود.  

رییس سازمان جهاد کشاورزي خراسان شمالی همچنین اضافه کرد: در بخش پروژه هاي امور عشایري نیز هفت طرح در راستاي مرمت و
لایروبی و بهسازي قنوات و چشمه ها و نگهداري راه هاي عشایري با اعتبار 57290 میلیون ریال و بهره مندي 1965 خانوار به بهره برداري



 
رسید. 

مهندس محمدزاده خاطرنشان کرد: پروژه میدان عرضه دام سبک و سنگین با ظرفیت 1800 راس دام و با اعتبار 18320 میلیون ریال و
اشتغالزایی 25 نفر در سازمان تعاون روستایی خراسان شمالی به بهره برداري رسید.



ضوابط استفاده از سهمیه بهیاران در کنکور 1401 اصلاح شد

منبع: آناشماره خبر:  449  |  تاریخ: 1400/11/21

اصلاحیه شرایط و ضوابط سهمیه بهیاران در آزمون سراسري سال 1401 اعلام شد.

اصلاحیه شرایط و ضوابط سهمیه بهیاران در آزمون سراسري سال 1401 اعلام شد.  

به گزاش گروه دانشگاه خبرگزاري آنا، آزمون سراسري سال 1401
در دوره هاي روزانه، نوبت دوم «شبانه»، نیمه حضوري، مجازي،
پردیس خودگردان دانشگاه ها و مؤسسات آموزش عالی، دانشگاه پیام
نور و مؤسسات آموزش عالی غیرانتفاعی و رشته هاي تحصیلی
دانشگاه آزاد اسلامی در روزهاي چهارشنبه 8 تیر 1401، پنجشنبه
9 تیر 1401، جمعه 10 تیر 1401 و شنبه 11 تیر 1401 برگزار می

 
شود. 

اصلاحات مربوط به سهمیه بهیاران بر اساس ابلاغیه شماره
13733/99/ دش مورخ 16 دي ماه 1399 شوراي عالی انقلاب فرهنگی در خصوص تصویب مصوبه جلسه 140 مورخ 18 آذرماه 1399 ستاد

راهبري اجراي نقشه جامع علمی کشور، سهمیه بهیاران براي دومین سال با شروع از سال 1400 به شرح زیر اجرا می شود:  

 
شرایط متقاضی 1. دارا بودن شرایط عمومی شرکت در آزمون سراسري سال 1401 

2. برخورداري از سلامت کامل جسمی و روانی  

3. دارا بودن دیپلم «بهیاري» مورد تأیید وزارت آموزش و پرورش در یکی از نظام هاي «نظام قدیم آموزش متوسطه»، «نظام سالی واحدي یا

ترمی واحدي به علاوه مدرك پیش دانشگاهی»، «نظام جدید (6-3-3)»  

4. دارا بودن گواهینامه اشتغال به خدمت، اعم از دولتی و یا غیردولتی به عنوان «بهیار» در استان محل خدمت پس از اخذ مدرك دیپلم به

تأیید دفتر پرستاري محل خدمت.  

5. دارا بودن حداقل سه سال سابقه خدمت اعم از دولتی و غیردولتی به عنوان «بهیار» در استان محل خدمت پس از دریافت مدرك دیپلم

 
بهیاري به تأیید دفتر پرستاري محل ارائه خدمت. 

6. پذیرفته شدگان رشته محل هایی که شروع تحصیل آن ها در مرحله انتخاب رشته، نیمسال اول سال تحصیلی 1402-1401 اعلام می
شود باید تا 31 شهریور 1401 داراي حداقل سه سال سابقه خدمت به عنوان «بهیار»، و پذیرفته شدگان رشته محل هایی که شروع تحصیل
آن ها در مرحله انتخاب رشته، نیمسال دوم سال تحصیلی 1402-1401 اعلام می شود باید تا 30 بهمن 1401 داراي حداقل سه سال سابقه

 
خدمت به عنوان «بهیار» باشند. 



 
شرایط سهمیه 1- این تسهیلات فقط براي ورود به رشته کارشناسی پیوسته پرستاري در آزمون سراسري است. 

2- این سهمیه از سال 1400 به مدت 5 سال قابل اجرا است.  

3- اختصاص ظرفیت پذیرش به میزان حداکثر 5 درصد از ظرفیت پذیرش هر یک از رشته محل هاي رشته کارشناسی پیوسته پرستاري
واقع در استان محل خدمت (اشتغال) متقاضی در تمامی دوره هاي (روزانه، شهریه پرداز، دانشگاه آزاد اسلامی، …) به جز رشته محل هاي

 
مخصوص «مناطق محروم» و «مناطق درگیر بلایاي طبیعی» و داراي تعهد خدمت خواهد بود. 

4- متقاضیان حق انتخاب رشته محل هاي مجاز استان هاي دیگر (غیر از استان محل خدمت و اشتغال خود) را ندارند و در صورت رعایت

 
نکردن این ضابطه و قبولی با سهمیه «بهیاري» در رشته محل هاي استان هاي دیگر، قبولی داوطلب لغو خواهد شد. 

5- براي گزینش در این سهمیه، نمره کل بهیاران با در نظر گرفتن نمره درس «بهیاري» (علاوه بر 5 درس تخصصی گروه آزمایشی علوم

تجربی) به عنوان یک درس تخصصی با ضریب 4 و با «تأثیر قطعی» در نمره کل زیرگروه یک در نظر گرفته می شود.  

درس تخصصی «بهیاري» شامل درس هاي مراقبت هاي بهیاري (دستگاه گوارش، دستگاه عضلانی، اسکلتی، پوست، دستگاه تولیدمثل،
دستگاه ادراري، بیماري هاي گوش و حلق و بینی و چشم، دستگاه قلب و عروق و خون و دستگاه تنفس)، تغذیه و رژیم هاي درمانی، زیست

 
شناسی اختصاصی، بهداشت روانی، بهداشت عمومی، اخلاق و مقررات بهیاري و فن بهیاري (دستورالعمل مقدماتی) است. 

6- حدنصاب نمره لازم براي پذیرش متقاضیان حائز شرایط در سهمیه بهیاري هر یک از کد رشته محل هاي پرستاري، کسب حداقل 70
درصد نمره آخرین فرد پذیرفته شده در گزینش آزاد آن کدرشته محل است. متقاضیان بهیار حائز شرایط داري حدنصاب نمره، با توجه به

 
ظرفیت مربوطه با یکدیگر رقابت می کنند. 

7- پذیرفته شدگان مجاز به انتقال و جابجایی نیستند.  

8- میزان تعهد خدمت استفاده کنندگان از این سهمیه دو برابر طول مدت تحصیل و مطابق مقررات وزارت بهداشت، درمان و آموزش

پزشکی است.  

9- برنامه آموزشی مطابق برنامه آموزشی مقطع کارشناسی پیوسته رشته پرستاري مصوب شوراي عالی برنامه ریزي علوم پزشکی است و
درس هایی که دانشجو در دوره بهیاري گذرانده است در مقطع کارشناسی پیوسته رشته پرستاري، تطبیق واحد داده نمی شود و دانشجو

 
ملزم به گذراندن تمامی دروس مقطع کارشناسی پیوسته رشته پرستاري است. 

10- طول دوره تحصیل و نظام آموزشی مطابق آیین نامه آموزشی مقاطع کاردانی، کارشناسی پیوسته و کارشناسی ناپیوسته مصوب شوراي

عالی برنامه ریزي علوم پزشکی است.  

انتهاي پیام/4040/



بستر نقش آفرینی تعاونی ها را در تحول اقتصادي کشور فراهم می کنیم

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  450  |  تاریخ: 1400/11/21

عبدالملکی گفت: با توجه به ظرفیت هاي تعاونی ها در مردمی کردن اقتصاد، بستر لازم براي نقش آفرینی آنان را فراهم می کنیم.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی: بستر نقش آفرینی تعاونی ها
را در تحول اقتصادي کشور فراهم می کنیم عبدالملکی گفت:
با توجه به ظرفیت هاي تعاونی ها در مردمی کردن اقتصاد،

 
بستر لازم براي نقش آفرینی آنان را فراهم می کنیم. 

به گزارش برنا؛ حجت االله عبدالملکی وزیر تعاون، کار و رفاه
اجتماعی در آئین افتتاحیه همزمان 102 طرح بخش تعاون با
حضور معاون اول رئیس جمهور، اظهار کرد: در سومین سال
گام دوم انقلاب اسلامی و با روي کار آمدن دولت مردمی،

 
تسریع در حرکت ماندگار به سمت تشکیل تمدن نوین اسلامی رقم خورده است. 

وي با بیان اینکه بیش از 60 میلیون نفر در امور معیشتی و رفاهی با این وزارتخانه در ارتباط اند، افزود: بر اساس سیاست هاي اقتصاد

 
مقاومتی، تأکید ویژه اي بر نقش آفرینی مردم در کارآفرینی و اشتغال وجود دارد. 

عبدالملکی گفت: بر اساس گفتمان اسلام و سفارش قرآن کریم، تعاون برترین و مهم ترین بستر براي حضور مردم در حوزه تحول اقتصادي

 
کشور است. 

عبدالملکی با بیان اینکه از زمان شروع به کار دولت سیزدهم، چهار کلان پروژه در وزارت مردم آغاز شده است، بیان داشت: زیست بوم ملی

 
اشتغال جمهوري اسلامی ایران براي تعیین شرح وظایف و تقسیم کار میان دولت و مردم در دست انجام است. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی  مسئله ساماندهی صندوق هاي بازنشستگی و تأمین اجتماعی، اصلاح نظام مدیریتی شرکت هاي تابعه و رفع
فقر مطلق را نیز از دیگر دستور کارهاي وزارت مردم عنوان کرد و گفت: شاخص هاي بررسی عملکرد دستگاه هاي اجرایی در حوزه تعاون نیز

 
تدوین می شود. 

در این مراسم  102 طرح تعاونی با اعتبار 2734 میلیارد تومان و اشتغالزایی 7081 نفر در حوزه هاي تولیدي، خدماتی، توزیعی و مسکن به

 
بهره برداري رسید. 

انتهاي پیام/



بستر نقش آفرینی تعاونی ها را در تحول اقتصادي کشور فراهم می کنیم

منبع: ایمناشماره خبر:  451  |  تاریخ: 1400/11/21

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: با توجه به ظرفیت هاي تعاونی ها در مردمی کردن اقتصاد، بستر لازم براي نقش آفرینی آنان
را فراهم می کنیم.

 
وزیر کار: بستر نقش آفرینی تعاونی ها را در تحول اقتصادي کشور فراهم می کنیم 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: با توجه به ظرفیت هاي
تعاونی ها در مردمی کردن اقتصاد، بستر لازم براي نقش آفرینی آنان

را فراهم می کنیم.  

به گزارش ایمنا، «حجت االله عبدالملکی» روز پنجشنبه در آئین
افتتاحیه همزمان 102 طرح بخش تعاون با حضور معاون اول رئیس
جمهور، اظهار کرد: بر اساس گفتمان اسلام و سفارش قرآن کریم،
تعاون برترین و مهم ترین بستر براي حضور مردم در حوزه تحول

 
اقتصادي کشور است. 

وي مساله ساماندهی صندوق هاي بازنشستگی و تأمین اجتماعی، اصلاح نظام مدیریتی شرکت هاي تابعه و رفع فقر مطلق را نیز از دیگر

 
دستور کارهاي وزارت مردم عنوان کرد و گفت: شاخص هاي بررسی عملکرد دستگاه هاي اجرایی در حوزه تعاون نیز تدوین می شود. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه بیش از 60 میلیون نفر در امور معیشتی و رفاهی با این وزارتخانه در ارتباط اند، افزود: بر اساس

 
سیاست هاي اقتصاد مقاومتی، تأکید ویژه اي بر نقش آفرینی مردم در کارآفرینی و اشتغال وجود دارد. 

عبدالملکی با بیان اینکه از زمان شروع به کار دولت سیزدهم، چهار کلان پروژه در وزارت مردم آغاز شده است، بیان داشت: زیست بوم ملی

 
اشتغال جمهوري اسلامی ایران براي تعیین شرح وظایف و تقسیم کار میان دولت و مردم در دست انجام است. 

وي ابراز امیدواري کرد: در سومین سال گام دوم انقلاب اسلامی و با روي کار آمدن دولت مردمی، تسریع در حرکت ماندگار به سمت تشکیل

 
تمدن نوین اسلامی رقم خورده است. 

منبع: ایرنا



تقدیر رئیس دانشگاه پیام نور فارس از کانون هاي برتر فرهنگی استان

منبع: شیرازهشماره خبر:  452  |  تاریخ: 1400/11/21

رئیس دانشگاه پیام نور استان فارس با اعطاي مقام برگزیده از کانون هاي برتر فرهنگی استان تقدیر کرد

 
رئیس دانشگاه پیام نور استان فارس با اعطاي مقام برگزیده از کانون هاي برتر فرهنگی استان تقدیر کرد 

به گزارش سرویس فرهنگی شیرازه،نظر به ارزیابی دانشگاه پیام نور
استان، با توجه به فعالیت هاي ارزنده و اجراي برنامه هاي متنوع
فرهنگی- اجتماعی کانون هاي کارآفرینی، فانوس و همیاران سلامت
و روان پیام نور مرکز شیراز در سطح استان و کشور، محمد حسن
صیف رئیس دانشگاه پیام نور استان با اعطاي مقام برگزیده از کانون

 
هاي برتر استان تقدیرکرد. 

شایان ذکر است، کانون هاي فرهنگی دانشگاه پیام نور شیراز از آغاز
شیوع کرونا تاکنون با اجراي برنامه هاي مختلف نقش مهمی در

 
ارتقاي فعالیت هاي فرهنگی دانشجویی دانشگاه داشته اند. 

لازم به ذکر است، طی این برنامه از زحمات محمد سهرابی دبیر کانون کارآفرینی، امیررضا خرم دل دبیر کانون فانوس وسمانه هوشیاري و

 
یونس یعقوب دبیر و نائب دبیر کانون همیاران سلامت و روان قدردانی شد.انتهاي پیام/ 

منبع: خبرگزاري دانشجو



مسیر استارتاپی ایران به کدام سمت رهسپار است؟

منبع: شعار سالشماره خبر:  453  |  تاریخ: 1400/11/21

شعار سال: اولین نامی که با شنیدن استارتاپ موفق به ذهن شما می رسد احتمالا اسنپ، دیجی کالا و اسامی از این دست است.
شرکت هایی که مبتنی بر دانش خاصی نیستند و بر اساس آنچه در گذشته به آن واسطه گري می گفتیم شکل گرفته اند. در دنیایی

که امروزه استارتاپ ها با سرعت زیادي به سمت ایده هاي دانش بنیان و ...

شعار سال: اولین نامی که با شنیدن استارتاپ موفق به ذهن شما می رسد احتمالا اسنپ، دیجی کالا و اسامی از این دست است.
شرکت هایی که مبتنی بر دانش خاصی نیستند و بر اساس آنچه در گذشته به آن واسطه گري می گفتیم شکل گرفته اند. در دنیایی که

 
امروزه استارتاپ ها با سرعت زیادي به سمت ایده هاي دانش بنیان و فناورانه می روند مسیر استارتاپی ایران به کدام سمت رهسپار است؟ 

حامد آرون، کارآفرین و فعال حوزه استارتاپ در این خصوص گفت: ارزش بزرگترین استارتاپ هاي ایرانی مبتنی بر دانش نیست، بر واسطه

 
گري است. در واقع شرکت هایی با ماهیت دلالی کاذب گذشته و در غالب شرکت هاي دانش بنیان کاذب با نام استارتاپ فعالیت می کنند. 

وي ادامه داد: البته این طبیعی است که دیجی کالا ایده آمازون موفق در دنیا را در ایران پیاده کند یا اسنپ و تپسی به سراغ ایده موفق اوبر
بروند، اما این باید یک مسیر باشد نه هدف. با توجه به اینکه اولین استارتاپ هاي موفق در ایران استارتاپ هاي واسطه محوري مثل اسنپ و
دیجی کالا بودند تصور عامه مردم این است که باید به این سمت رفت. این در حالی است که در حال حاضر دنیا به سمت استارتاپ هایی با

دانش فنی بالا و نوآوري هاي پیشرفته و گجت محور می رود. حرکت باید به سمت استارتاپ هاي تخصصی با ارزش علمی باشد.  

آرون ادامه داد: تصور غلط از استارتاپ در حال حاضر به سایت و اپلیکیشن محدود می شود. استارتاپ یک سایت، اپلیکیشن یا حتی بیزینس
نیست بلکه مسیر یک بیزینس است. استارتاپ یک روند است و کسب وکار استارتاپی از نقطه اي به بعد به کمپانی تبدیل می شود. اگر
استارتاپ در ایران مسیر درست را پیدا کند رشد خواهیم کرد در غیر این صورت با حجم انبوهی از سایت و اپلیکیشن مواجهیم که قطعا

 
همگی موفق نخواهند بود. 

پدیده مهاجرت نوجوانان  

موسس اولین هنرستان استارتاپی در ایران در خصوص مشکلات تیم سازي در استارتاپ ها گفت: مشکل تیم سازي از جذب سرمایه بیشتر
است. در حال حاضر ما دچار خشکسالی منابع انسانی هستیم. اکثر برنامه نویس هاي موفق کشور مهاجرت می کنند. ما تلاش می کنیم
انگیزه ماندن را در دانش آموزان به وجود بیاوریم، اما بسیار مشکل است. بسیاري از دانش آموزان پیش از گرفتن دیپلم به فکر مهاجرت می

 
افتند و می روند. 

آرون تصریح کرد: شرکت هاي بسیار بزرگی در حال حاضر به ما مراجعه و اذعان می کنند حتی با حقوق بسیار زیاد هم نمی توانند نیرو هاي
کار خود را نگه دارند و به فکر سرمایه گذاري روي نیروي نوجوان افتاده اند. دیگر تخصص مهم نیست، باور ماندن بااهمیت تر است. افراد
دیگر حتی به اندازه کسب تخصص و تجربه هم حاضر نیستند در کشور بمانند و این موضوع مشکل نیروي انسانی را بسیار حادتر از گذشته

کرده است.  

این کارآفرین گفت: در حوزه استارتاپ با یک ایده جهان سومی روبروییم و همه فکر می کنند باید استارتاپ خود را داشته باشند. این در
حالی است که بیشتر از ایده پرداز ما به کارمندان استارتاپی نیاز داریم. اما افراد بدون تجربه کارمندي می خواهند کارآفرینی کنند. اساتید



موفقیت فروش ذهنیت افراد را نسبت به حوزه کارآفرینی به هم ریخته اند. حتی در دنیا هم همه کارآفرینی نمی کنند بلکه کارآفرینی بیش
از هر چیزي به روحیه خاصی نیاز دارد که طبیعتا در همه نیست. تصوري که در حال حاضر از استارتاپ وجود دارد یک کار شیک و تمیز و

 
پشت میزنشینی با درآمد بالاست در حالی که کار در استارتاپ یک فعالیت شبانه روزي است. 

tejaratnews.com ،1400 شعارسال، با اندکی تلخیص و اضافات برگرفته از تجارت نیوز، تاریخ انتشار:20 بهمن



عملیات اجرایی پست توزیع برق گناباد با حضور استاندار خراسان رضوي آغاز شد

منبع: ایرناشماره خبر:  454  |  تاریخ: 1400/11/21

گناباد- ایرنا- عملیات اجرایی پست فوق توزیع 132 کیلوولتی برق گناباد روز پنجشنبه با حضور استاندار خراسان رضوي آغاز شد.

گناباد- ایرنا- عملیات اجرایی پست فوق توزیع 132 کیلوولتی
برق گناباد روز پنجشنبه با حضور استاندار خراسان رضوي آغاز

 
شد. 

استاندار خراسان رضوي در این مراسم با تاکید بر افزایش
زیرساختهاي لازم براي رونق اقتصادي و تولید و کارآفرینی
گفت: رونق اقتصاد این استان در بخشهاي مختلف رویکرد مهم
ما است و اگر این مساله سرعت گرفت بر معیشت و زندگی
مردم تاثیر دارد و تحقق این امر نیازمند تامین زیرساختهاي

 
مناسب در بخشهاي برق رسانی و آبرسانی است. 

یعقوبعلی نظري افزود: باید با خدمات مناسب و رفع مشکلات

 
موجود مردم را امیدوار کنیم و نباید هیچ مشکلی براي تامین زیرساخت سرمایه گذاریها در خراسان رضوي وجود داشته باشد. 

وي ادامه داد: رونق اقتصادي و اشتغال باید محور توجه همه بخشها و دست اندرکاران ذیربط قرار گیرد و مشکلات موجود با اتحاد و همدلی

 
رفع شود. 

عضو کمیسیون اقتصادي و نماینده مردم گناباد و بجستان در مجلس شوراي اسلامی هم گفت: کمبود برق از مشکلات مهم در فرآیند تولید

 
در شهرستان گناباد است بطوري که برخی واحدهاي تولیدي در این زمینه با مشکل مواجه هستند. 

محمد صفایی دلویی افزود: براي رونق اشتغال و کارآفرینی باید موانع تولید برطرف شود و با توجه به این نیاز احداث پست فوق توزیع نیروي

 
برق در گناباد در دستور کار قرار گرفته است. 

مدیر عامل شرکت برق منطقه اي خراسان هم گفت: پست فوق توزیع نیروي برق گناباد به طول 27 کیلومتر و با اعتبار اولیه هزار و 150
میلیارد ریال از محل منابع اعتباري شرکتهاي شهرکهاي صنعتی، توانیر و سازمان مدیریت و برنامه ریزي براي رفع مشکل تامین برق صنایع
گناباد طی یکسال احداث و راه اندازي می شود که با احداث آن مشکلات صنایع در تامین برق رفع شده و اعتبار تکمیل آن تا هزار و 700

میلیارد ریال هم افزایش خواهد یافت.  

رضا ریاحی افزود: پیمانکاران این طرح مشخص شده اند و هم اکنون با نصب یک پست برق موقت و اجاره اي، مشکل تامین برق تا راه اندازي

 
پست توزیع نیروي برق گناباد رفع می شود. 



رضا نصیري فرماندار گناباد هم گفت: با احداث پست برق ظرفیت شبکه برق این شهرستان افزایش مطلوبی می یابد و بخش عمده اي از

مشکلات صنایع و مردم در زمینه تامین برق و انرژي برطرف می شود.  

همچنین امروز با حضور استاندار خراسان رضوي 6 طرح بخش کشاورزي گناباد شامل 2 طرح لایروبی و مرمت قنوات روستاهاي دیسفان و
استاد، انتقال آب، گلخانه سه هزار مترمربعی، واحد تولیدي خوراك دام و طرح آبیاري تحت فشار در بخش کاخک در مجموع با هزینه 139
میلیارد ریال و گازرسانی به 10 روستا در بخش هاي کاخک و مرکزي این شهرستان و همچنین گازرسانی به صنایع در مجموع با هزینه 800

 
میلیارد ریال مورد بهره برداري قرار گرفت. 

دیدار با خانواده معظم شهدا و ایثارگران، بررسی مسائل و مشکلات تولید کنندگان و فعالان صنعتی و معدنی، نشست با نمایندگان تشکلهاي
کشاورزي و دامپروري و بازدید از فرودگاه در دست احداث گناباد از دیگر بخشهاي سفر یک روزه استاندار خراسان رضوي به شهرستان گناباد

است.  

 
مرکز شهرستان 93 هزار نفري گناباد در 287 کیلومتري جنوب مشهد واقع است. 

برچسب ها  

 
- کلنگ زنی 

 
- انرژي برق 

- افتتاح طرح  

 
- استانداري خراسان رضوي 

 
- گناباد 

- یعقوبعلی نظري  

 
- دهه فجر 

 
پروندهٔ خبري 

- فجر انقلاب؛ 43 سال ایستادگی



بازگشت سریع سرمایه با افزایش سهم سی ان جی در سبد سوخت خودروها

منبع: ایلناشماره خبر:  455  |  تاریخ: 1400/11/21

مدیریت طرح سی ان جی شرکت ملی پخش فرآورده هاي نفتی ایران متولی طرح احداث، توسعه و بهره برداري از جایگاه هاي سی
ان جی کشور، طرح گازسوز کردن خودروهاي بنزین سوز و گازوئیل سوز، مسئولیت اجراي طرح ملی احداث و توسعه جایگاه هاي

سی ان جی کشور و همچنین پوشش سهم مصوب مصرف این سوخت پاك در سبد مصرف سوخت در ...

مدیریت طرح سی ان جی شرکت ملی پخش فرآورده هاي نفتی ایران متولی طرح
احداث، توسعه و بهره برداري از جایگاه هاي سی ان جی کشور، طرح گازسوز کردن
خودروهاي بنزین سوز و گازوئیل سوز، مسئولیت اجراي طرح ملی احداث و توسعه
جایگاه هاي سی ان جی کشور و همچنین پوشش سهم مصوب مصرف این سوخت
پاك در سبد مصرف سوخت در بخش حمل و نقل است که از لحاظ حجم پروژه در
دست اقدام و دستاوردهاي ناشی از اجراي طرح ، مسئولیت یکی از بزرگترین و

 
موفقیت آمیزترین طرح هاي در دست اقدام وزارت نفت را در دست دارد. 

به گزارش ایلنا از شرکت ملی پخش فرآورده هاي نفتی ایران، محمدحسین باقري، مدیر طرح سی ان جی شرکت ملی پخش فرآورده هاي

نفتی از آخرین اقدامات انجام شده در این حوزه گفت وگویی داشته که در ادامه می آید:.  

 
تاکنون چه تعداد خودرو در کشور گازسوز شده است؟ 

با توجه به این که جایگزینی سی ان جی با بنزین در سبد سوخت بخش حمل ونقل سبک سبب افزایش صادرات بنزین و درآمدزایی براي
کشور می شود، تاکنون و از طریق مصوبه شوراي اقتصاد، بیش از 172 هزار و 250 خودروي عمومی در کشور تبدیل شده است که با این
تعداد، شمار خودروهاي گازسوز شده در کشور به بیش از چهار میلیون خودرو می رسد. این تعداد خودرو روزانه بیش از 23 میلیون

 
مترمکعب گاز مصرف می کنند که به همین میزان در مصرف بنزین در کشور نیز صرفه جویی می شود. 

همچنین تعداد پیمانکاران ما در حوزه تبدیل خودروها به دوگانه سوز با احتساب شرکت ایران خودرو (با امضاي قرارداد تولید 45 هزار خودرو
عمومی به دوگانه سوز) به هشت پیمانکار رسیده است و هم اکنون حدود 331 کارگاه پیمانکار در سراسر کشور تجهیز شده اند که کار تبدیل

 
خودروها را انجام می دهند. 

عملیات تبدیل رایگان کارگاهی خودروهاي وانت بار و تاکسی مسافر بر عمومی با استفاده از کارگاه هاي تبدیل طرف قرارداد در سراسر کشور
همچنان در دستور کار قرار دارد و خودروهاي تاکسی مسافربر اینترنتی نیز می توانند پس از معرفی از سوي نهادهاي مربوطه و ثبت اطلاعات
در سامانه معرفی شده از سوي شرکت ملی پخش، با پرداخت حدود 20 درصد از هزینه هاي تبدیل، از مزایاي طرح گاز سوزکردن یارانه اي

خودرو استفاده کنند.  

مسافربرهاي شخصی شامل خودروهاي مسافربر اینترنتی و آژانس هاي ساماندهی شده در زیرمجموعه وزارت کشور نیز شامل این مصوبه می
GCR.NIOPDC.IR شوند که اطلاعات این خودروها را از طریق وزارت کشور دریافت و در سامانه ثبت نام و تبدیل خودروها به آدرس
بارگذاري می کنیم و مالکان خودرو می توانند مراجعه و ثبت نام کنند. قرارداد ما با پیمانکاران تا سال 1401 است که در صورت استقبال از

طرح، امکان تمدید وجود دارد. 



سهم صنعت سی ان جی از اشتغال زایی در کشور چه میزان بوده است؟  

دامنه اشتغال در این صنعت در حوزه احداث جایگاه از اپراتوران شاغل در جایگاه ها گرفته تا تکنسین هاي تعمیر و نگه داشت، همچنین
شرکت هاي سازنده تجهیزات جایگاه ها گسترده است. در بخش خودرویی نیز از کارگاه هاي نصب تا کارخانجات ساخت کیت و مخزن
گسترده، نیروي انسانی قابل توجهی فعالیت می کنند. در این صنعت همچنین در طول سال هاي اخیر در حوزه بازرسی و استاندارد در دو
بخش جایگاهی و کارگاهی، تعداد زیادي کارشناس جذب شرکت هاي بازرسی شده و به کسب تجربه پرداخته اند، بنابراین دامنه و تنوع شغل

 
هاي ایجاد شده در این صنعت بسیار گسترده است. 

در زمینه بومی سازي تجهیزات صنعت سی ان جی چه اقداماتی انجام شده است و توانمندي شرکت هاي داخلی در این زمینه چه میزان

 
است؟ 

هم اکنون در زمینه بومی سازي تجهیزات سی ان جی در حوزه ساخت قطعات گازسوز در خودروها، تمامی قطعات بومی سازي شده است. در

 
بخش جایگاهی نیز به جز بردهاي الکترونیک و قطعات خاص، بیش از 50 درصد از قطعات بومی سازي شده و ساخت داخل هستند. 

طرح هوشمندسازي جایگاههاي سی ان جی در چه مرحله اي قرار دارد؟  

در زمینه هوشمندسازي جایگاه هاي سی ان جی اقدامات اولیه در سال گذشته انجام شده است و فرآیند مناقصه آن نیز به زودي برگزار
خواهد شد. تعریف استانداردهاي مورد نیاز در حوزه ساخت جایگاه هاي سی ان جی و تبدیل خودرو، در ابتداي این طرح از سوي کارشناسان
شاغل در مدیریت طرح در دستور کار قرار گرفت و بعدها براي تعریف استاندارد ملی، هماهنگی هاي لازم با سازمان ملی استاندارد به عمل
آمد و کارشناسان مدیریت طرح با استفاده از تجارب کسب شده با همکاري سازمان ملی استاندارد، مبادرت به تعریف استاندارد ملی در حوزه
ساخت جایگاه ها و تبدیل کارگاهی خودرو شدند. یکی دیگر از پروژه هاي در دستور کار مدیریت طرح سی ان جی در زمینه پیاده سازي
استانداردهاي این صنعت، طرح هوشمندسازي جایگاه هاي سی ان جی در سراسر کشور است که اجراي آن نقش موثري در کاهش خطرات

 
استفاده از خودروهاي غیراستاندارد ایفا خواهد کرد. 

سطح ایمنی خودروهاي تبدیل شده برابر استاندارد ملی است و اگر معاینه فنی خودروهاي دوگانه سوز به صورت عادي انجام شود، ما شاهد
هیچ گونه حادثه اي در جایگاه ها نخواهیم بود. این باور که مخازن سی ان جی مخاطراتی دارد، صحیح نبوده و با قاطعیت می گوییم هر
حادثه اي که در این خودروها رخ داده، به دلیل دست کاري مخازن و تبدیل در کارگاه هاي غیرمجاز بوده است. طراحی و ساخت مخازن
جایگاه هاي سی ان جی داراي استانداردهاي سخت گیرانه اي است و به اندازه کافی ایمن هستند و در طول عمر مخازن با رعایت بازرسی
هاي ادواري و انجام معاینه فنی، ایمنی کامل دارند. البته بحث نگهداري و نحوه استفاده از این مخازن نیز مهم است که باید در شرایط

 
استاندارد مورد استفاده قرار گیرند. 

مهم ترین آیتم در معاینه فنی سالانه، کنترل و بازرسی مخازن سی ان جی خودروها است که باید مطابق استانداردهاي مربوطه و چک لیست

 
هاي پیش بینی شده بررسی و کنترل شوند و در صورت تایید در این فرآیند مورد استفاده قرار گیرند. 

دیگر برنامه هاي شما براي افزایش سهم سی ان جی در سبد سوخت خودروها چیست؟  

گازسوز کردن قطارهاي سراسري در کشور یکی دیگر از طرح هاي ما براي افزایش سهم سی ان جی در سبد سوخت کشور است که اجراي

آن با توجه به مصرف سوخت بالاي ناوگان حمل ونقل ریلی، می تواند صرفه جویی قابل توجهی در مصرف نفت گاز کشور داشته باشد.  



جایگزینی هر مترمکعب سی ان جی با بنزین، کمک به اقتصاد کشور است و علاوه بر آن مازاد بنزین حاصل از جایگزینی با گاز به عنوان
سوخت خودرو، امکان افزایش صادرات فرآورده هاي نفتی در کشور را فراهم خواهد کرد. علاوه بر آن باید بگوییم سی ان جی یکی از
بزرگترین پروژه ها و یا تنها پروژه در صنعت نفت است که علاوه بر بازگشت سرمایه در حین اجرا، به سرعت به سوددهی رسیده است.
بنابراین خودروهاي عمومی پرمصرف بر اساس مصوبه اي که وجود دارد، می توانند با مراجعه به سامانه یادشده و انجام فرآیند تبدیل ضمن

 
صرفه اقتصادي شخصی به اقتصاد ملی کشور نیز کمک کنند. 

انتهاي پیام/



کشاورزي مازندران باید به سمت کشاورزي صنعتی برود

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  456  |  تاریخ: 1400/11/21

استاندار مازندران گفت : کشاورزي مازندران باید به سمت کشاورزي صنعتی برود.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیماي مرکز مازندران ،
سیدمحمود حسینی پور امروز پنجشنبه در آیین افتتاح
همزمان 59 طرح بخش کشاورزي مازندران به صورت همزمان
در روستاي آهنگرکلا بخش دشت سر آمل گفت: کشاورزي
مازندران باید به سمت کشاورزي صنعتی برود و آرام آرام از

حالت سنتی بیرون بیاید.  

استاندار مازندران افزود : در این بخش دانشگاه ها و
جهادکشاورزي که کار و پژوهش کردند باید کمک کنند به

مسیر جدیدي از تولید و شکوفایی کشاورزي در استان برسیم.  

وي با بیان اینکه پویش جوانان انقلابی را در سالگرد پیروزي انقلاب شاهد هستیم که خروجی انقلاب به منصه کار و تولید کشیده شد، ادامه
داد: دستاورد هاي انقلاب به خوبی به نسل جدید منتقل شد، امروز مفتخر هستیم به مناسبت سالگرد پیروزي انقلاب پروژه هایی را افتتاح

 
کنیم که نیمی از آن ها جوانان انقلابی پس از انقلاب هستند. 

وي افزود : این پویش جوانان انقلابی که در کشور راه افتاده به عنوان کشوري که بزرگترین موانعی که استکبار جهانی ایجاد کرده توانسته

 
جلوي آن ها با کار و تلاش و همت و نبوغ ایرانی قد علم کردند. 

استاندار مازندران با بیان اینکه تحریم هایی که استکبار در 4 دهه گذشته بی حد ترین خود را علیه این کشور داشت، اما همچنان مستحکم

ایستاده است، گفت: یکی از استحکام ترین این قدرت کشور کشاورزي و کشاورزان هستند که عنصري تعیین کننده هستند.  

حسینی پور با اشاره به اینکه شما کشاورزان توانستید 43 سال با بی اثر کردن تحریم جلوي اینها بایستید افزود: مازندران با قدرت بالاي

بخش کشاورزي می تواند با مساحت کم با ابتکار عمل و روح و نماد انقلاب اسلامی پیش ببرد.  

 
وي تصریح کرد: هرکسی که مدعی انقلابی گري است باید تلاش ویژه اي هم در بخش تولید، هم صنعت و هم بخش گردشگري داشته باشد. 

استاندار مازندران با اشاره اینکه در مسیر حضور در شهرستان تا رسیدن به مراسم افتتاح با حجم درخواست هاي اشتغال جوان ها مواجه
بودیم، تصریح کرد: بخش دشت سر آمل با دارا بودن منابع عظیم انسانی و خاك حاصلخیز با حمایت بیشتر مسئولان و ایجاد تفکر انقلابی و

 
تاسی از مکتب حاج قاسم سلیمانی این بخش را اهمیت بدهد. 

 
حسینی پور افزود : رویکرد دولت سیزدهم توجه جدي به بخش کشاورزي است و قطعا توجه ویژه به آن خواهد شد. 



استاندار گفت : البته ما حمایت و این بخش را تقویت خواهیم کرد که از منابع خدادادي که در بخش و شهرستان وجود دارد، به سمت تولید
که هم ارزش اقتصادي بیشتر و اشتغالزایی دارد.



شناسایی سنگ قبر 312 ساله در همدان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  457  |  تاریخ: 1400/11/21

رییس اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی اسدآباد از شناسایی سنگ قبري 312 ساله در این شهرستان خبر داد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز همدان، رییس اداره میراث فرهنگی،
گردشگري و صنایع دستی اسدآباد با بیان اینکه با وجود بیش از 300 سنگ
تاریخی کشف شده از دوره هاي ساسانی و اشکانی در اسدآباد، موزه اي در
این زمینه در شهرستان وجود ندارد، افزود: تأسیس موزه سنگ به منظور
نگهداري از سنگ هاي تاریخی در این شهرستان ضروري است، اما تاکنون به

 
دلیل نبود فضاي کافی این امر مهم در شهرستان محقق نشده است. 

اکبري شایگان با بیان اینکه متأسفانه نبود مکان کافی و مناسب موجب عقب ماندن این شهرستان در بحث موزه بوده است، تصریح کرد: هم
اکنون در صورت وجود فضا و مکان مناسب، اداره میراث فرهنگی، امکان راه اندازي سه موزه سنگ هاي قدیمی، عکس هاي قدیمی و آثار
تاریخی را در این شهرستان دارد که راه اندازي هر یک از این موزه ها از جمله موزه سنگ در اسدآباد، این موزه را در استان همدان بی نظیر

 
خواهد کرد. 

او با اشاره به تحویل بیش از 500 عکس تاریخی توسط مردم شهرستان اسدآباد براي راه اندازي موزه عکس به این اداره گفت: وجود موزه

 
سنگ و عکس در شهرستان می تواند نقش موثري در درآمدزایی، اشتغال و جذب گردشگر در شهرستان را داشته باشد. 

شهرستان اسدآباد داراي 150 اثر تاریخی و فرهنگی است که تاکنون 59 اثر آن در فهرست آثار ملی کشور ثبت شده است.



حل مشکلات آبی در کرمانشاه وضعیت اشتغال منطقه را متحول می کند

منبع: آرا نیوزشماره خبر:  458  |  تاریخ: 1400/11/21

کرمانشاه- نماینده اسلام آباد غرب و دالاهو در مجلس شوراي اسلامی با بیان مشکلات بی آبی در استان کرمانشاه، گفت: حل
مشکلات آبی در کرمانشاه وضعیت اشتغال منطقه را متحول می کند.

به گزارش آرانیوز:مجتبی بخشی پور پیش از ظهر پنجشنبه در
آئین افتتاح کارخانه فروآلیاژ اسلام آبادغرب، اظهار کرد:
شهرستان اسلام آباد غرب در حوزه آب شروع و جهش بسیار

 
خوبی داشته اما نیازمند شتاب بیشتري است. 

وي افزود: در حوزه آب مبلغ یک هزار و 409 میلیارد تومان
اعتبار در نظر گرفته شده که نزدیک به 800 میلیارد تومان آن
محقق و مورد استفاده قرار گرفته اما انتظار می رود که
مسئولین در حوزه آب با سرعت بیشتري براي جذب باقی
اعتبارات در نظر گرفته شده براي استان کرمانشاه کرمانشاه

 
تلاش کنند. 

نماینده مردم اسلام آباد غرب و دالاهو در مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: در حوزه فاضلاب براي شهرستان اسلام آبادغرب بسیار ضعیف
عمل شده به گونه اي که طرح فاضلاب این شهرستان با وجود کم و کاستی هاي فراوان بسته و پایان کار آن اعلام شد و امروز می توان شاهد

بروز مشکلات بسیاري در فاضلاب محلات بود که نیازمند راه حل براي حل این مسئله است.  

بخشی پور با اشاره به مشکلات سد آزادي، بیان کرد: حل مشکلات این سد با اعتبارات امور آب امکان پذیر نبوده و تنها راه حل رفع مشکلات
این پروژه تأمین اعتبارات مورد نیاز از سمت پتروشیمی است چرا که به دلیل مصرف بالاي آب در این واحد صنعتی می تواند با انتقال لوله

هاي آب از محل سد این مشکل را تا حدودي برطرف کند.  

وي ادامه داد: سد چناره در حوزه سرزمینی دهستان منصوري در بخش حمیل بیش از 800 هکتار از منابع ملی و اراضی مردم را متأثر خود
قرار داده و آنها را به زیر آب می برد اما با این وجود اجازه پرورش ماهی به استان کرمانشاه داده نشده در حالی که 67 میلیون متر مکعب آب

 
سهم استان هاي همجوار شده است. 

بخشی پور با اشاره به مشکل اشتغال در استان کرمانشاه، تاکید کرد: با حل شدن مسئله کمبود آب تا حد زیادي اشتغال در استان کرمانشاه

 
برطرف می شود. 

نماینده مردم اسلام آباد غرب و دالاهو در مجلس شوراي اسلامی خاطر نشان کرد: راندمان کشاورزي دیم و آبی در استان کرمانشاه یک سوم

بوده که در صورت استفاده از ظرفیت هاي موجود می تواند تولید اشتغال در این حوزه را براي جوانان داشته باشد.  

وي با اشاره به مشکلات حوزه آب در شهرستان هاي کرمانشاه، گفت: بر اساس پیگیري هاي انجام شده تخصیصاتی به شدت ضعیف براي سد



چناره در نظر گرفته شده اما از استاندار کرمانشاه تقاضامندیم که در این راستا پیگیري هاي لازم را انجام دهند تا سهم واقعی را از تخصیص
سد چناره دریافت کنیم.



اولین کانون فرهنگی تربیتی شهرستان کارون افتتاح شد

منبع: آرا نیوزشماره خبر:  459  |  تاریخ: 1400/11/21

کارون- همزمان با دهه فجر، کانون فرهنگی تربیتی با نام «شهید تقوي فر» در محل کمیته امداد شهرستان کارون افتتاح شد.

به گزارش آرانیوز:مدیرکل کمیته امداد خوزستان پیش از ظهر
امروز پنجشنبه در این آئین بر پیشبرد اهداف امور فرهنگی به
ایجاد اشتغال و خودکفایی همه جامعه مخاطبان در گروه هاي

مختلف سنی تأکید کرد.  

جمال شیبه افزود: کانون هاي فرهنگی خوزستان باید به عنوان
پایگاه هاي توانمندسازي فکري و مهارتی مددجویان مجدانه به

فعالیت هاي اشتغال زایی بپردازند.  

وي با قدردانی از امام جمعه این شهرستان گفت: امید است

نوجوانان و جوانان کانون فرهنگی تربیتی «شهید تقوي فر» با حضور در برنامه هاي فرهنگی این مجموعه راه شهید را ادامه دهند.  

وي بیان کرد: کانون فرهنگی تربیتی «شهید تقوي فر» کمیته امداد شهرستان کارون براي برگزاري کارگاه هاي آموزشی - فرهنگی در بخش
هاي مختلف از جمله تحصیلی، مهارتی، اعتقادي و... ویژه همه اقشار دانش آموزان، دانشجویان، طلاب و مادران و زنان سرپرست خانوار اقدام

 
می کند. 

وي تصریح کرد: برنامه هاي آموزشی، مهارت هاي زندگی، کلاس هاي تقویتی و روش مقابله با آسیب هاي اجتماعی از مهمترین خدمات

کانون هاي فرهنگی تربیتی براي مددجویان خوزستانی است.  

شیبه گفت: همچنین کانون هاي فرهنگی تربیتی خوزستان برنامه هاي متنوع دیگري همچون دوره هاي اخلاق اسلامی، کتابخوانی، شادي و
خلاقیت، خداشناسی، سبک زندگی اهل بیت، ورزش و تندرستی، قرآن و مشاوره اجتماعی را براي مددجویان ارائه می کنند.



رئیس مجمع نمایندگان کردستان در مجلس: فرش بیجار را باید بار دیگر در جهان
زنده کنیم

منبع: تسنیمشماره خبر:  460  |  تاریخ: 1400/11/21

گروه استان ها- رئیس مجمع نمایندگان کردستان در مجلس شوراي اسلامی گفت: با اشتغال زایی در مناطق روستایی باید فرش
بیجار را باري دیگر در جهان زنده و معرفی کنیم.

گروه استان ها- رئیس مجمع نمایندگان کردستان در مجلس
شوراي اسلامی گفت: با اشتغال زایی در مناطق روستایی باید
فرش بیجار را باري دیگر در جهان زنده و معرفی کنیم. -

 
اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از بیجار، علیرضا زندیان ظهر
امروز در مراسم افتتاح نمایشگاه دائمی فرش دیار گروس که
در بازار شهر بیجار برگزار شد اظهار داشت: مردم شهرستان
بیجار چه در زمان انقلاب و چه در زمان دفاع مقدس همیشه

پاي انقلاب و نظام حضور داشته اند.  

 
وي گفت: امروز مردم نیاز دارند تا مسئولان را در میان خود ببینند. 

نماینده مردم شهرستان بیجار در مجلس شوراي اسلامی بیان کرد: شهرستان بیجار در صنایع دستی، کشاورزي و دامداري در استان

 
کردستان و حتی در کشور زبان زد است. 

وي تصریح کرد: با اشتغال زایی در مناطق روستایی باید فرش بیجار را باري دیگر در جهان زنده و معرفی کنیم.  

رئیس مجمع نمایندگان کردستان در مجلس شوراي اسلامی افزود: به توجه به چهار راهه بودن شهر بیجار، این شهر براي جذب گردشگر نیاز

به اماکن گردشگري دارد.  

 
رج به رج با مشکلات فرش بافان| هنر زیبا و کهن کردستان بر دارِ فراموشی / «نبود بیمه» کمر قالیبافان را خم کرد 

مطالبه گري مشکلات کردستان از رئیس جمهور/ زمینه هاي توسعه بیش از پیش در دولت سیزدهم فراهم می شود  

 
دولت براي رفع مشکل بیکاري جوانان کردستانی تدبیري بینیدشد 

حجت الاسلام علی مرادي، امام جمعه بیجار نیز در این مراسم با تبریک دهه مبارك فجر اظهار کرد: انقلاب اسلامی ایران سه رکن اعتقادات

مردمی ، رهبري و ایمان داشت لذا تا زمانی که این ارکان وجود داشته باشد انقلاب اسلامی سرپاي خود مقتدر است.  

وي افزود: دشمنان درصدد کمرنگ جلوه دادن خدمات جمهوري اسلامی و بدبین کردن مردم نسبت به مسئولان هستند اما خوشبختانه

مردم ما فهیم و در برابر دشمنان ایستاده اند.  



امام جمعه بیجار به وضعیت بیکاري جوانان اشاره و گفت: براي بهبود وضعیت معیشتی جوانان باید فکري به حال معیشت مردم این

شهرستان شود.  

 
وي افزود: با توجه به اینکه قطب کشت گندم در کشور و استان هستیم اما کمترین توجه در آبرسانی به مزارع کشاورزي هستیم. 

 
مرادي خاطرنشان کرد: مردم بیجار مردمی صبور و پا به رکاب نظام هستند و در همه عرصه هاي سیاسی در جوار نظام و انقلاب بوده اند. 

گفتنی است؛ فرش بیجار از دیرباز معروف و مورد استفاده بوده و فرشی است با تراکم بالا وپرز فشرده و نسبتا بلند که در زمره فرش هاي
روستایی باف ایران بشمارمی رود.گره فرش هاي بیجار ترکی وخواب گره رو به پایین و سمت راست فرش است و در شهرها و روستاهاي

مختلف منطقه به صورت لول – نیم لول و تخت بافته می شود.



بیکاري 50 ساله در کرمانشاه با رفع موانع کارآفرینی حل می شود

منبع: آرا نیوزشماره خبر:  461  |  تاریخ: 1400/11/21

کرمانشاه-استاندار کرمانشاه با اشاره به مشکل بیکاري 50 ساله استان کرمانشاه، گفت: این مشکل تنها از طریق رفع موانع موجود در
مسیر کارآفرینان و توسعه سرمایه گذاري حل خواهد شد.

به گزارش آرانیوز:بهمن امیري مقدم استاندار کرمانشاه پیش از
ظهر پنجشنبه در آئین بهره برداري از کارخانه فروآلیاژ متحد
شرق آسیا اولین پروژه سرمایه گذاري کاملاً خارجی، که با
حضور معاونین وزیر اقتصاد و رؤساي سازمان هاي امور مالیاتی
و سرمایه گذاري کشور برگزار شد؛ اظهار کرد: دولت مردمی در
این شرایط سخت تحریم هاي ظالمانه، با تمام توان و به
صورت شبانه روزي به دنبال حل مشکلات و گرفتاري هاي

 
متعدد کشور است. 

وي به نزدیک به پنج دهه رنج بیکاري در استان کرمانشاه
اشاره و افزود: معضل بیکاري 50 ساله کرمانشاه، تنها از طریق رفع موانع موجود در مسیر کارآفرینان و توسعه سرمایه گذاري و آغاز یک

 
نهضت کارآفرینی و ایجاد اشتغال پایدار قابل حل است. 

استاندار کرمانشاه تصریح کرد: کرمانشاه یک استان چهار فصل و سرشار از ظرفیت ها و فرصت هاي گسترده گردشگري و خدماتی، تجاري،
صنعتی و کشاورزي است و همه باید با همدلی و همراهی تلاش کنیم کرمانشاه را دوباره به مرکز اقتصادي و فرهنگی غرب کشور تبدیل

 
کنیم. 

 
وي تاکید کرد: باید تلاش کنیم با ایجاد اشتغال پایدار، رنج دشوار این بیکاري را از دوش کرمانشاه عزیز برداریم. 

امیري مقدم خاطرنشان کرد: درهاي کرمانشاه به روي سرمایه گذاران داخلی و خارجی باز است و هر مانعی را با اقتدار از مسیر کارآفرینان و

 
تولیدکنندگان برمی داریم. 

وي تاکید کرد: امروز شاهد بهره برداري از اولین سرمایه گذاري کاملاً خارجی کرمانشاه در حوزه صنعت و معدن هستیم و این نشان از فراهم

 
بودن بسترها براي سرمایه گذاري در این استان است. 

استاندار کرمانشاه گفت: با کمک و همدلی مردم و مسئولین این روند جذب سرمایه گذاري هاي داخلی و خارجی همچنان در کرمانشاه تداوم

خواهد داشت و مردم طعم شیرین خدمت صادقانه را در دولت مردمی و انقلابی خواهند چشید.  

 ▫وي بر ضرورت رعایت شأن و منزلت کارآفرینان تاکید کرد و گفت: باید به دنبال شناسایی دلایل عدم تمایل و دل زدگی سرمایه گذاري
کرمانشاهیان خارج استان برویم و آن ها را سریعاً برطرف کنیم.



110واحد پنل خورشیدي در هرمزگان به بهره برداري رسید

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  462  |  تاریخ: 1400/11/21

بندرلنگه - همزمان با دهمین روز از دهه مبارك فجر و با حضور استاندار هرمزگان، 110واحد پنل خورشیدي در سراسر استان به
بهره برداري رسید.

بندرلنگه - همزمان با دهمین روز از دهه مبارك فجر و با
حضور استاندار هرمزگان، 110واحد پنل خورشیدي در سراسر

استان به بهره برداري رسید.  

به گزارش خبرگزاري مهر، مهدي دوستی پیش ازظهر
پنجشنبه در آیین بهره برداري از این طرح ها که در روستاي
کنخ بندرلنگه به نمایندگی از 110واحد پنل خورشیدي پنج
کیلووات در شهرستان هاي بندرلنگه، میناب، بستک، رودان و
پارسیان استان به بهره برداري رسید، گفت: این مدل می تواند
براي حرکت به سمت استفاده از انرژي هاي نو و تجدیدپذیر

 
مفید باشد. 

استاندار هرمزگان با بیان اینکه عدالت و مردم محوري 2 بازوي اصلی دولت براي پیشبرد امور محسوب می شود، افزود: در کوتاه مدت برخی

 
از مطالبات مطرح شده از سوي مردم روستاي کنخ را اجرایی خواهیم کرد. 

وي در آیین بهره برداري از این پروژه ها، ضمن تبریک دهه فجر و سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی، مدل توانمندسازي مددجویان را مطلوب

 
برشمرد. 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی(ره) هرمزگان گفت: این پروژه ها با هدف توانمندسازي مددجویان کمیته امداد امام خمینی (ره) در مناطق

 
مختلف استان در حال راه اندازي است. 

جلیل تراهی افزود: با بهره برداري از این پروژه ها براي 110نفر از مددجویان هرمزگانی اشتغال ایجاد شده است.



معاون اول رئیس جمهور: حل مشکلات تعاونی ها نیاز به منابع مالی ندارد

منبع: میزانشماره خبر:  463  |  تاریخ: 1400/11/21

معاون اول رئیس جمهور گفت: حل بسیاري از مشکلات تعاونی ها نیاز به منابع مالی و سرمایه گذاري ندارد بلکه با تصمیمات
مدیریتی می توان این مسائل را برطرف کرد و وظیفه اصلی دولت نیز این است که تصمیمات به موقع و به جا براي حل مشکلات

اتخاذ کند.

خبرگزاري میزان- محمد مخبر صبح امروز (پنجشنبه) همزمان با ایام دهه فجر و در آستانه سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی با حضور در
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، ضمن افتتاح همزمان این طرح ها که از طریق ویدئو کنفرانس و ارتباط با استان هاي مختلف صورت

 
گرفت به همراه وزیر تعاون از نمایشگاهی که در حاشیه این مراسم برپا شده بود نیز بازدید کرد. 

معاون اول رئیس جمهور در آیین افتتاح این طرح ها، با تبریک سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی و گرامیداشت یاد امام و شهدا، از تعاونی ها به
عنوان بهترین نماد مشارکت مردم در امور اقتصادي و اجتماعی یاد کرد و گفت: تعاون در حقیقت حلقه گمشده براي حصول نتیجه پایدار در

 
امور اقتصادي، تولیدي و خدماتی است. 

وي با اشاره به تاکید مقام معظم رهبري مبنی بر لزوم فعال شدن نهضت جهاد تبیین در کشور تصریح کرد: یکی از موضوعاتی که حتماً باید
در خصوص آن تبیین صورت گیرد، سیره و زندگی امام خمینی (ره) است، امام راحل روز هاي سختی را داشت، البته این روز هاي سخت در
زندان و غربت نبود بلکه روز هاي سخت امام (ره) به دلیل تنهایی در تفکر و مسیر بوده است. باید این موضوعات را همواره مرور کنیم و

بدانیم که خون دل هایی که اولیاي خدا طی 1500 سال متحمل شده اند تا این نظام به دست ما رسیده، عادي نبوده است.  

معاون اول رییس جمهور در ادامه سخنان خود با بیان اینکه همه ما نسبت به مقام معظم رهبري در خصوص تعاونی ها دین و بدهی داریم
گفت: ایشان همواره بر موضوع تعاون تاکید داشته اند و در 20 سال اخیر همواره بر موضوعاتی نظیر اقتصاد، معیشت، تولید، اقتصاد مقاومتی،

سبک زندگی و تعاونی سخن گفته اند، اما آنطور که باید به این موضوعات در کشور توجه نشده است.  

مخبر با بیان اینکه واژه «مردم» از کلید واژه هاي پرتکرار امام خمینی (ره) و مقام معظم رهبري بوده است، افزود: موضوع دیگري که همواره

در سخنان امام و رهبري بر آن تاکید شده عدالت است چرا که عدالت در حقیقت ممیزه یک حکومت حق و ناحق است.  

وي ایجاد بستر مسئولیت پذیري توسط آحاد جامعه را از هنر هاي گرانقدر امام و رهبري عنوان کرد و گفت: امام خمینی (ره) بستر نقش
آفرینی مردم را در همه زمینه ها مهیا کرد و انقلاب اسلامی و دفاع مقدس با اتکا بر همین موضوع به نتیجه رسید ضمن آنکه استفاده از
نقش مردم در مدیریت مقام معظم رهبري نیز بسیار پررنگ است و ایشان تمامی مشکلات کشور حتی مسائل امنیتی، سیاسی و فرهنگی را

 
نیز با اتکا بر نقش مردم حل و فصل کرده اند. 

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه در زمینه اشتغال و تولید به روش هاي مختلفی در کشور عمل می شود، تصریح کرد: اشتغال خرد،
اشتغال خانگی و بنگاه هاي کوچک و متوسط همگی از حلقه مفقوده اي رنج می برند و بعنوان نمونه در بازدید هایی که دیروز از واحد هاي
تولیدي شهرستان ورامین و پیشوا داشتم نیز ضعف و نقصی در برخی از این واحد ها وجود داشت و آن ضعف این بود که هر یک از این واحد

ها بصورت انفرادي بودند و مدیریت یکپارچه اي براي تامین بازار، پشتیبانی و آموزش براي این واحد ها وجود نداشت.  



مخبر با تاکید بر اینکه وجود تعاونی ها می تواند این ضعف ها را برطرف کند و حلقه مفقوده را جبران کند، گفت: یکی از برکات وجود تعاونی
ها اتحادي است که میان افراد ایجاد می کند و به دلیل آنکه اعضاي تعاونی ها سرنوشت و منافع مشترك دارند انرژي آن ها مضاعف شده و با

هم افزایی و همگرایی بیشتر فعالیت می کنند.  

معاون اول رییس جمهور با اشاره به بازدید خود از نمایشگاه تعاونی ها و همچنین نمایشگاهی که چند روز گذشته از دستاورد هاي مرتبط با
حوزه دانش بنیان مورد بازدید قرار داد، افزود: وجود این همه ظرفیت و استعداد در کشور می تواند بستر هاي لازم را براي بی نیازي از نفت و

منابع طبیعی فراهم کند.  

وي ادامه داد: کشور ما غرق در ظرفیت ها و نعمت هاي خدادادي است و با توجه به زیرساخت هایی که طی سالیان اخیر در کشور ایجاد
شده، براي هر یک از مشکلات معیشتی، فقر، اشتغال و مسائل تولید راه حل هاي متعددي وجود دارد که اگر به این ظرفیت ها اتکا کنیم می

 
توانیم مسائل را برطرف نماییم. 

مخبر با بیان اینکه یکی از کلیدي ترین روش ها که می تواند زمینه برون رفت از شرایط موجود را فراهم کند استفاده از تعاونی ها است،
اظهار داشت: وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی مشکلات و مسائل تعاونی ها را احصاء و در دولت ارائه دهد تا مصوبات لازم براي حل این مسائل

 
به تصویب برسد. 

معاون اول رییس جمهور افزود: حل بسیاري از مشکلات تعاونی ها نیاز به منابع مالی و سرمایه گذاري ندارد بلکه با تصمیمات مدیریتی می

 
توان این مسائل را برطرف کرد و وظیفه اصلی دولت نیز این است که تصمیمات به موقع و به جا براي حل مشکلات اتخاذ کند. 

وي از وجود بروکراسی و سنگین بودن دولت و نیز تعدد مراکز تصمیم گیري به عنوان یکی از مشکلات پیش روي کشور یاد کرد و گفت: باید

 
تلاش کنیم گام هاي بلندي براي حل مشکلات بخش تعاون برداریم تا مطالبه مقام معظم رهبري در حوزه تعاون محقق شود. 

مخبر در بخش دیگري از سخنان خود توجه به محرومین و مناطق محروم کشور را از مهمترین دغدغه هاي امام خمینی (ره) و مقام معظم
رهبري برشمرد و افزود: جغرافیاي مناطق محروم به مناطقی اطلاق شده است که اتفاقا می توانند منشاء تحول و پیشرفت باشند. مناطق
محروم و روستایی کشور سرشار از زیبایی و ظرفیت هستند و اگر به ظرفیت هاي آن ها توجه کنیم می توانند بستر تحول و پیشرفت را

فراهم کنند.  

وي با بیان اینکه متاسفانه بروکراسی در کشور ریشه دوانده است، اظهار داشت: یکی از رویکرد هاي اصلی این دولت راه اندازي و تکمیل

 
دولت الکترونیک است تا مشکلات مربوط به بروکراسی به حداقل ممکن کاهش یابد. 

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه در سال هاي آینده اقتصاد دیجیتال بخش قابل توجهی از اقتصاد دنیا را شامل خواهد شد، گفت: ابزار
اقتصا د دیجیتال علم و تکنولوژي است و خوشبختانه در اقصی نقاط کشور نیروي انسانی تحصیلکرده، کارآمد و آشنا به فناوري وجود دارد که

با اتکا به این ظرفیت می توانیم در هر نقطه از کشور خلق ثروت کنیم.  

مخبر افزود: باید کار ها را به دست مردم بسپاریم و امور را به مردم واگذار کنیم که این امر با توسعه تعاونی ها قابل انجام است و تعاونی ها

می توانند خدمات را با استفاده از فناوري و نرم افزار هاي مختلف به منازل مردم ببرند.  

وي با انتقاد از وجود برخی فرایند هاي نادرست که منجر به گرانی کالا می شود، به قیمت گوشت و برخی محصولات زراعی و باغی در بازار
اشاره و خاطر نشان کرد: برخی محصولات با قیمت پایین از کشاورز و تولید کننده خریداري می شود و به قیمت چند برابر بیشتر به دست
مصرف کننده می رسد که می توانیم با راه اندازي و توسعه تعاونی ها و با استفاده از نرم افزار ها و امکانات فناوري هاي نوین قیمت مصرف



 
کننده را کاهش دهیم. 

معاون اول رییس جمهور با یادآوري اینکه اول انقلاب 25 درصد مردم شهر نشین و 75 درصد ساکن روستا ها بودند و مایحتاج خود را
خودشان تامین می کردند، گفت: امروز وضعیت برعکس شده و 75 درصد مردم شهرنشین و در حقیقت مصرف کننده هستند که حلقه

 
مفقوده در این زمینه که می تواند این مشکل را برطرف کنند تعاونی ها هستند. 

وي با قدردانی از وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و سایر مدیران این دستگاه اجرایی تاکید کرد: دولت با تمام توان براي تقویت بخش تعاون و

 
خدمت به تعاون گران آمادگی دارد. 

بیشتر بخوانید: معاون اول رئیس جمهور: عدم رعایت دستورالعمل هاي بهداشتی بر شیوع «امُیکرون» موثر بوده است  
انتهاي پیام/



وزیر کار: بستر نقش آفرینی تعاونی ها را در تحول اقتصادي کشور فراهم می کنیم

منبع: میزانشماره خبر:  464  |  تاریخ: 1400/11/21

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: با توجه به ظرفیت هاي تعاونی ها در مردمی کردن اقتصاد، بستر لازم براي نقش آفرینی آنان
را فراهم می کنیم.

خبرگزاري میزان - بنا به اعلام مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی «حجت االله عبدالملکی» روز
پنجشنبه در آئین افتتاحیه همزمان 102 طرح بخش تعاون با حضور معاون اول رئیس جمهور، اظهار داشت: بر اساس گفتمان اسلام و

 
سفارش قرآن کریم، تعاون برترین و مهم ترین بستر براي حضور مردم در حوزه تحول اقتصادي کشور است. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی مساله ساماندهی صندوق هاي بازنشستگی و تأمین اجتماعی، اصلاح نظام مدیریتی شرکت هاي تابعه و رفع
فقر مطلق را نیز از دیگر دستور کار هاي وزارت مردم عنوان کرد و گفت: شاخص هاي بررسی عملکرد دستگاه هاي اجرایی در حوزه تعاون

 
نیز تدوین می شود. 

وي با بیان اینکه بیش از 60 میلیون نفر در امور معیشتی و رفاهی با این وزارتخانه در ارتباط اند، افزود: بر اساس سیاست هاي اقتصاد

 
مقاومتی، تأکید ویژه اي بر نقش آفرینی مردم در کارآفرینی و اشتغال وجود دارد. 

عبدالملکی با بیان اینکه از زمان شروع به کار دولت سیزدهم، چهار کلان پروژه در وزارت مردم آغاز شده است، بیان داشت: زیست بوم ملی

 
اشتغال جمهوري اسلامی ایران براي تعیین شرح وظایف و تقسیم کار میان دولت و مردم در دست انجام است. 

وي ابراز امیدواري کرد: در سومین سال گام دوم انقلاب اسلامی و با روي کار آمدن دولت مردمی، تسریع در حرکت ماندگار به سمت تشکیل

 
تمدن نوین اسلامی رقم خورده است. 

در این مراسم 102 طرح تعاونی با اعتبار 2 هزار و 734 میلیارد تومان و اشتغالزایی هفت هزار و 81 نفر در حوزه هاي تولیدي، خدماتی،

 
توزیعی و مسکن به بهره برداري رسید. 

- بیشتر بخوانید:  

 
- ظرفیت تولید میدان نفتی آزادگان جنوبی 15 هزار بشکه افزایش می یابد 

انتهاي پیام/



عبدالملکی

تدوین شاخص هاي بررسی عملکرد دستگاه هاي اجرایی در حوزه تعاون در دستور
کار است

منبع: خبرگزاري صنایعشماره خبر:  465  |  تاریخ: 1400/11/21

وزیر کار:  

 
تدوین شاخص هاي بررسی عملکرد دستگاه هاي اجرایی در حوزه تعاون در دستور کار است 

 
وزیر کار از برنامه ریزي براي تدوین شاخص هاي بررسی عملکرد دستگاه هاي اجرایی در حوزه تعاون خبر داد. 

وزیر کار از برنامه ریزي براي تدوین شاخص هاي بررسی عملکرد دستگاه هاي اجرایی در حوزه تعاون خبر داد.  

 
  

 
تعاون؛ برترین و مهم ترین بستر براي حضور مردم در حوزه تحول اقتصادي    

به گزارش صنایع،  حجت االله عبدالملکی در آئین افتتاحیه همزمان 102 طرح بخش تعاون با حضور معاون اول رئیس جمهور، اظهار داشت:  

 
بر اساس گفتمان اسلام و سفارش قرآن کریم، تعاون برترین و مهم ترین بستر براي حضور مردم در حوزه تحول اقتصادي کشور است. 

   

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی مساله ساماندهی صندوق هاي بازنشستگی و تأمین اجتماعی، اصلاح نظام مدیریتی شرکت هاي تابعه و رفع

فقر مطلق را نیز از دیگر دستور کارهاي وزارت مردم عنوان کرد و گفت:  

 
شاخص هاي بررسی عملکرد دستگاه هاي اجرایی در حوزه تعاون نیز تدوین می شود. 

 
  

 
بیش از 60 میلیون نفر در امور معیشتی و رفاهی با وزارت کار در ارتباط هستند   

 
وي با بیان اینکه بیش از 60 میلیون نفر در امور معیشتی و رفاهی با این وزارتخانه در ارتباط اند، افزود: 

بر اساس سیاست هاي اقتصاد مقاومتی، تأکید ویژه اي بر نقش آفرینی مردم در کارآفرینی و اشتغال وجود دارد.  

 
  



عبدالملکی با بیان اینکه از زمان شروع به کار دولت سیزدهم، چهار کلان پروژه در وزارت مردم آغاز شده است، بیان داشت:  

 
زیست بوم ملی اشتغال جمهوري اسلامی ایران براي تعیین شرح وظایف و تقسیم کار میان دولت و مردم در دست انجام است. 

   

 
به گزارش صنایع، وزیر تعاون در پایان، ابراز امیدواري کرد: 

در سومین سال گام دوم انقلاب اسلامی و با روي کار آمدن دولت مردمی، تسریع در حرکت ماندگار به سمت تشکیل تمدن نوین اسلامی رقم

 
خورده است. 

 
  

 
  

 
انتهاي پیام/// 

منبع  
صنایع



افتتاح چند طرح به مناسبت دهه فجر در خراسان رضوي

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  466  |  تاریخ: 1400/11/21

در نهمین روز از دهه فجر چند طرح در شهرستان هاي خراسان رضوي افتتاح شد.

 
افتتاح 2طرح عمرانی در بخش مرکزي تربت حیدریه 

2طرح عمرانی در بخش مرکزي تربت حیدریه با هزینه

 
101میلیارد و 500میلیون ریال به بهره برداري رسید. 

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز خراسان رضوي، یکی از
این طرح ها زمین چمن مصنوعی روستاي منظر با اعتبار
6میلیارد و 500میلیون ریال است که چهارمیلیارد و
500میلیون ریال آن از محل اعتبار دولتی و مابقی از اعتبار

 
خودیاري خیران تامین شده است. 

همچنین مرحله نخست طرح تامین روشنایی جاده ورودي

 
شهر تربت حیدریه از سمت مشهد به طول 3700متر و با اعتبار 30میلیارد ریال به بهره برداري رسید. 

رئیس اداره برق تربت حیدریه در مراسم بهره برداري از این طرح گفت: ادامه این طرح در مرحله دوم به طول 3500متر و نیز ورودي از

سمت جاده زاوه به طول یک کیلومتر در دست اقدام است.  

محمد روحی افزود: مجموع طول این طرح، هشت هزار و 200متر و اعتبار آن 65میلیارد ریال است که طبق برنامه زمان بندي ظرف سه ماه

تکمیل و به بهره برداري خواهد رسید.  

 
افتتاح پاسگاه انتظامی شهرك صنعتی کاویان فریمان 

 
همزمان با دهه فجر، پاسگاه انتظامی شهرك صنعتی کاویان فریمان افتتاح شد. 

مدیر شهرك صنعتی کاویان در این باره گفت: با توافقی که با فرمانده انتظامی استان و فریمان انجام شد و به منظور برقراري امنیت بهتر و

بیشتر در این شهرك و محدوده اطراف آن، پاسگاه انتظامی در محل ورودي شهرك کاویان افتتاح شد.  

دکتر وحید تعقیبی افزود: پاسگاه انتظامی سنگ بست فریمان در این پاسگاه ادغام شده است؛ لذا در آینده شاهد ارائه خدمات بهتر و قوي

تري به نسبت گذشته خواهیم بود.  

 
افتتاح دومین اقامتگاه بوم گردي روستاي فروتقه شهرستان کاشمر 

مسئول نمایندگی میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی کاشمر گفت: هم زمان با دهه فجر اقامتگاه بوم گردي «گلک بانو» در روستاي
فروتقه این شهرستان به بهره برداري رسید. 



رضا یوسفی افزود: اقامتگاه بوم گردي گلک بانو، خانه اي قدیمی روستایی بوده که با سرمایه گذاري مالک به اقامتگاه تبدیل شده و از اداره

 
کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی خراسان رضوي پروانه بهره برداري دریافت کرده است. 

وي ادامه داد: این اقامتگاه بوم گردي با بیش از 80سال قدمت، 500مترمربع مساحت و زیربناي 120مترمربع، داراي مطبخ، خانه کُندي و 6

 
اتاق براي پذیرایی از مهمانان است که قدمتی بالاي 80سال دارد و در معماري آن هم سقف چوبی و هم سقف گنبدي مشاهده می شود. 

 
این خانه در گذشته به عنوان مکتب خانه روستا استفاده می شده است. 

روستاي فروتقه یکی از روستا هاي بخش مرکزي کاشمر است که یخدان گلی، حمام قدیمی، آب انبار و قنات از جمله آثار تاریخی این

 
روستاي کهن است. 

 
افتتاح واحد هاي اقامتی دهکده چوبین نیشابور 

واحد هاي اقامتی دهکده چوبین نیشابورهم زمان با دهه فجر با حضور مسئولان استانی و شهرستان نیشابور افتتاح و مورد بهره برداري قرار

 
گرفت. 

رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی شهرستان نیشابور گفت: عملیات احداث واحد هاي اقامتی در دهکده چوبین شامل
8سوئیت و اتاق، هر کدام با زیربناي 75مترمربع از دوسال قبل آغاز شد و براي احداث این مجموعه اقامتی سرمایه گذار بخش خصوصی

 
حدود 12میلیارد ریال هزینه کرده است. 

محمداسماعیل اعتمادي افزود: مجموعه گردشگري دهکده چوبین که با نام مسجدچوبی هم در بین گردشگران شهرت یافته است در سال79
توسط شادروان مهندس حمید مجتهدي ایجاد شد و پس از فوت او، این مجموعه 10هکتاري گردشگري توسط خانواده اش مدیریت می

 
شود. 

او گفت: این مجموعه زیبا در فاصله حدود 12 کیلومتري جنوب شرقی شهر نیشابور و در کنار روستاي محمدآباد آقازاده قرار دارد و تمامی
عناصر و فضا هاي معماري آن از قبیل مسجد، کتابخانه، غرفه هاي صنایع دستی، رستوران، خانه سه طبقه محل سکونت مالکان و ... همگی

 
از چوب ساخته شده اند و در برابر زلزله هاي تا 8ریشتر مقاوم هستند. 

 
بهره برداري از نهمین اقامتگاه بومگردي شهرستان نیشابور 

رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی شهرستان نیشابور گفت: اقامتگاه بومگردي بابارحیم به عنوان نهمیمن اقامتگاه بوم

 
گردي شهرستان، در روستاي حصار بوژان نیشابور افتتاح شد. 

محمداسماعیل اعتمادي اظهار کرد: این اقامتگاه در زمینی به مساحت 200مترمربع و زیربناي 120مترمربع در 2طبقه و با معماري سنتی

 
احداث شده است. 

وي ادامه داد: اقامتگاه بوم گردي بابارحیم که توسط خانواده صباحتی ایجاد شده، داراي 6 اتاق و مطبخ و سایر فضا هاي مورد نیاز است و
براي ایجاد آن مبلغ 8میلیارد ریال توسط سرمایه گذار هزینه و مبلغ 5میلیارد ریال نیز تسهیلات دولتی از محل صندوق کارآفرینی امید

 
پرداخت شده است. 



روستاي بوژان از توابع بخش مرکزي شهرستان نیشابور، در 13کیلومتري شمال شرقی نیشابور و 120کیلومتري مشهد قرار گرفته است.



لغو تحریم درآمد ارزي چند میلیاردي براي فیروزه کاري دارد| چالش جدیدصنایع دستی،قطع بیمه

منبع: تحلیل بازارشماره خبر:  467  |  تاریخ: 1400/11/21

شماعی مسئول کمیسیون فنی اتحادیه صنایع دستی اصفهان، گفت: اگر تحریم ها لغو شود، این ظرفیت وجود دارد که تولیدات را
افزایش و سالانه ارز آوري چند میلیاردي داشته باشیم.

 عضو اتحادیه صنایع دستی اصفهان در گفت و گو با «بازار» :

 
لغو تحریم درآمد ارزي چند میلیاردي براي فیروزه کاري دارد| چالش جدیدصنایع دستی،قطع بیمه 

شماعی مسئول کمیسیون فنی اتحادیه صنایع دستی اصفهان، گفت: اگر تحریم ها لغو شود، این ظرفیت وجود دارد که تولیدات را افزایش و

سالانه ارز آوري چند میلیاردي داشته باشیم.  

 
 

بازار؛ گروه صنعت: فیروزه جز سنگ هاي گران بها و مورد توجه بسیاري از مشتریان در بازار زیورآلات است. فیروزه کاري جز صنایعی است
که می تواند باتوجه به پتانسیل و ذخایر آن در کشور، درآمد چند میلیارد دلاري غیرنفتی داشته باشد. متاسفانه تحریم هاي ظالمانه علیه
کشور و شیوع ویروس منحوس کرونا تاثیرات منفی بسزایی در توسعه این صنعت داشته است. مساله اي که دولت پیشین کمترین توجه را به
آن داشت. بنابراین اگر لغو تحریم هاي ظالمانه علیه کشور صورت گیرد، دولت سیزدهم باید تمام موانع و چالش ها از جمله گمرکات و بیمه
را براي توسعه این بخش رفع کند. از این رو مهرداد شماعی مسئول کمیسیون فنی اتحادیه صنایع دستی اصفهان و داور ارشد استاندارد دهی

در سازمان صنایع دستی، به «بازار» توضیح داد.  



  

 
چگونه به حرفه قلم زنی ورود کردید و در چه رشته اي از این صنعت فعالیت دارید؟ 

در نوجوانی روزي هنگام عبور از بازارچه اي شاهد هنر قلم زنی بودم و براساس جمله هایی که می گوید تو همانی هستی که می اندیشی یا
انسان ساخته ذهن خودش است، روزي در همان بازارچه مغازه اي را راه اندازي کردم و در حال حاضر 15 سال است که در حرفه فیروزه

کوبی فعال هستم.  

 
آیا هنر فیروزه کاري متعلق به شهر اصفهان بوده یا از شهرهاي دیگر به اصفهان راه یافته که با رشد و ترقی همراه بوده است؟ 

حدود 90 سال پیش دو شخص به نام یوسف حکیمیان و حاج داداشی در نیشابور شروع به فعالیت کردند، دو برادر کلیمی کار را از آن ها
آموختند و این هنر را وارد اصفهان کردند. اکبر بهرامی استاد من بود و از 30 سال قبل کار خود را آغاز کرده بود، حدود 16 سال پیش نزد
وي شاگردي کردم و هنر فیروزه کاري را آموختم. زمانی که با آقاي بهرامی آشنا شدم گفتند که در حوزه صنایع دستی مشغول به کار
هستند و آن زمان تصور من این بود که صنایع دستی میناکاري و قلم زنی است. اما گفتند در رشته فیروزه کاري فعالیت می کنند، روزي به
مغازه وي رفتم و پشت میز همکار او نشستم و مشغول کار شدم. در زمان فعالیت پشت میزشان اظهار رضایت از عملکردم داشتند، این مساله
سبب شد همراهشان به کارگاه بروم. در آنجا متوجه شدم که با این هنر غریبه نیستم، بنابراین مغازه شخصی ام را رها کردم و به عنوان

شاگرد پیش وي مشغول به کار و آموختن شدم.  

 
باتوجه به سابقه و مهارتی که اشاره کردید، تاکنون توانستید چه مقدار کارآفرینی داشته باشید و اکنون چه فعالیتی دارید؟ 

در حال حاضر حدود 110 پرسنل، سه فروشگاه در اصفهان و دفتر پخش محصول در تهران دارم. سال 1392 به عنوان جوان ترین کار آفرین
نمونه استان اصفهان مورد تجلیل قرار گرفتم، حمایت هاي معنوي از فعالیت هایم انجام شد که انگیزه جهت توسعه بود. معتقدم کار به معنی
کمک کردن و رعایت حقوق دیگران است. در کسب و کار خودم از مشتري و کارمندانم سوال می کنم راضی هستید؟ هنر لطافت دارد و اگر

 
آن را وارد زندگی کنیم، زندگی قشنگ تر می شود. اگر در محیط کار آرامش وجود داشته باشد توسعه و برکت افزایش خواهد یافت. 

از زمان شیوع کرونا تاکنون حدود 20 کارگاه با 600 نیروي انسانی تعطیل شده است. لازم به ذکر است که بیمه صنایع دستی قطع شده و در

 
این زمینه با بیمه به توافق نرسیدند 

کسب و کار ها در زمان شیوع کرونا دچار چالش شدند، این مساله در صنعت شما چه تاثیري داشت؟  
تا سال 1398 ماهانه حدود سه استاندارد براي همکارانمان صادر می کردیم، اما این آمار در سال جاري تنها به یک مورد رسید. به بیانی بهتر
در سال جاري فقط یک مورد استاندارد صادر کردیم که علت آن شرایط اقتصادي نامناسب و کرونا است. زمانی در کارگاه شخصی خود 160
نفر مشغول به کار بودند که اگر کرونا شیوع پیدا نکرده بود به 200 نفر هم میرسیدند، در پی چالش کرونا و شرایط اقتصادي نامطلوب تعداد
همکاران من کم شده، این مساله فقط به اینجا ختم نمی شود همکارانی را می شناسم که داراي مغازه کوچکی بودند که اکنون آن را تعطیل
یا در اسنپ فعال هستند. آمار رسمی ندارم، اما از زمان شیوع کرونا تاکنون حدود 20 کارگاه با 600 نیروي انسانی تعطیل شده است. لازم به
ذکر است که بیمه صنایع دستی قطع شده و در این زمینه با بیمه به توافق نرسیدند. به عنوان شغل مزاحم که البته خودمان هم قبول داریم

 
نمیتوانیم در مرکز شهر فعالیت کنیم، اما بسیاري از هم صنفان توان پرداخت هزینه اجاره سوله ها را هم ندارند. 

0:00 4:55



 
به شرایط بد اقتصادي اشاره کردید، باتوجه به شیوع کرونا آیا قدرت خرید مشتریان براي تهیه محصولات شما کاهش یافته است؟ 

افرادي تحت عنوان بازدید کننده به نمایشگاه ها مراجعه می کنند، اما توان خرید ندارند. در طی چند روز اخیر در نمایشگاه حتی یک کالاي
سه میلیون تومانی هم نفروختیم، فقط تعدادي کار یک میلیون و پانصد هزار تومانی را فروختیم که آن هم مشخص بود پرداخت هزینه براي

 
خریدار مشکل است. 

در دو سال گذشته نهاده هاي تولید رشد قیمت چشمگیري داشتند، افزایش بها مواداولیه چه تاثیري در روند کار شما داشته است؟  
در قیاس با بهمن ماه سال 1398 هم اکنون مس را کیلویی 301 هزار تومان خریدار می کنیم، یا به طور مثال یکی از مواد پر کاربرد را دو
سال پیش 950 هزار تومان تهیه می کردیم، اکنون قیمت آن 5 میلیون و 800 هزار تومان است. چسب که یکی از الزامات مهم صنعت ما
هست، از کیلویی 49 هزار تومان به 141 هزار تومان رسیده است، به تمام این موارد اگر پرداخت اجاره یک میلیون و 200 هزار تومانی که به
5 میلیون و 200 هزار تومان نیز رسیده اضابه کنیم، متوجه خواهید شد که تولید کنندگان این صنف از سودشان کم می کنند که نتیجه آن

 
فشار به کارگران است. 

باتوجه به اینکه شما در اصفهان فعالیت دارید، اگر در صورت کاهش کرونا سفرها بیشتر شود، بهبودي می تواند در کسب و کار شما داشته

 
باشد؟ از مسولان چه درخواستی دارید؟ 

پیش از کرونا و زمانی که تحریم هاي ظالمانه علیه کشور نبود، توریست هاي بیشتري وارد اصفهان می شدند. بنابراین اگر مسولان بتوانند به
ورود توریست ها رونق دهند یا مسافران داخلی سفرهاي خود را آغاز کنند، بازدید از میدان نقش جهان اصفهان رونق بگیرد، شرایط بهتر می
شود. ما از مسئولین حمایت معنوي میخواهیم، تقدیر و تشکر راه گشا نیست، اگر کارگر شاغل در کارگاهی بیمه شود و امنیت مالی داشته

 
باشد براي تولیدکنندگان کافیست. 

اگر تحریم ها لغو شود، این ظرفیت وجود دارد که تولیدات خود را تا پنج برابر ظرفیت فعلی افزایش دهیم و به دنبال آن سالانه ارز آوري

 
چند میلیاردي داشته باشیم 

آیا صادرات محصولات به کشورهاي دیگر نیز داشته اید؟ به نظر شما لغو تحریم ها و برجام مجدد چه کمکی می تواند به شما کند؟  
زمانی با کشور هاي حاشیه خلیج فارس، کانادا و روسیه همکاري و صادرات داشتیم، اما اکنون فقط فعالیت محدودي با استرالیا داریم.
درخصوص برجام و مذاکرات وین چیزي نمیدانم، اما اگر تحریم ها لغو شود و بتوانیم فعالیت بین المللی مجدد داشته باشیم، بسیار تاثیرگذار
است. این ظرفیت وجود دارد که تولیدات خود را تا پنج برابر ظرفیت فعلی افزایش دهیم و به دنبال آن سالانه ارز آوري چند میلیاردي داشته

باشیم.  

 
آیا تاکنون براي عرضه ومعرفی محصولات خود به نمایشگاه هاي خارجی رفتید؟ چند مجموعه مانند شما در کشور فعال هستند؟ 

تصمیم داشتیم در نمایشگاه کشور هند شرکت کنیم، اما کرونا مانع شد. در استان اصفهان حدود 30 مجموعه در این حوزه فعالیت میکند،
البته در برخی شهرهاي دیگر مانند نیشابور، کاشان و غیره نیز مجموعه هایی مشغول به کار هستند.



وزیر کار: بستر نقش آفرینی تعاونی ها را در تحول اقتصادي کشور فراهم می کنیم

منبع: فصل تجارتشماره خبر:  468  |  تاریخ: 1400/11/21

فصل تجارت - وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: با توجه به ظرفیت هاي تعاونی ها در مردمی کردن اقتصاد، بستر لازم براي
نقش آفرینی آنان را فراهم می کنیم.

فصل تجارت - وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: با توجه
به ظرفیت هاي تعاونی ها در مردمی کردن اقتصاد، بستر لازم

 
براي نقش آفرینی آنان را فراهم می کنیم. 

به گزارش فصل تجارت، «حجت االله عبدالملکی» روز پنجشنبه
در آئین افتتاحیه همزمان 102 طرح بخش تعاون با حضور
معاون اول رئیس جمهور، اظهار داشت: بر اساس گفتمان اسلام
و سفارش قرآن کریم، تعاون برترین و مهم ترین بستر براي

حضور مردم در حوزه تحول اقتصادي کشور است.  
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی مساله ساماندهی صندوق هاي بازنشستگی و تأمین اجتماعی، اصلاح نظام مدیریتی شرکت هاي تابعه و رفع
فقر مطلق را نیز از دیگر دستور کارهاي وزارت مردم عنوان کرد و گفت: شاخص هاي بررسی عملکرد دستگاه هاي اجرایی در حوزه تعاون نیز

 
تدوین می شود. 

وي با بیان اینکه بیش از 60 میلیون نفر در امور معیشتی و رفاهی با این وزارتخانه در ارتباط اند، افزود: بر اساس سیاست هاي اقتصاد

 
مقاومتی، تأکید ویژه اي بر نقش آفرینی مردم در کارآفرینی و اشتغال وجود دارد. 

عبدالملکی با بیان اینکه از زمان شروع به کار دولت سیزدهم، چهار کلان پروژه در وزارت مردم آغاز شده است، بیان داشت: زیست بوم ملی

اشتغال جمهوري اسلامی ایران براي تعیین شرح وظایف و تقسیم کار میان دولت و مردم در دست انجام است.  
وي ابراز امیدواري کرد: در سومین سال گام دوم انقلاب اسلامی و با روي کار آمدن دولت مردمی، تسریع در حرکت ماندگار به سمت تشکیل

 
تمدن نوین اسلامی رقم خورده است. 

در این مراسم 102 طرح تعاونی با اعتبار 2 هزار و 734 میلیارد تومان و اشتغالزایی هفت هزار و 81 نفر در حوزه هاي تولیدي، خدماتی،
توزیعی و مسکن به بهره برداري رسید.



وزیر کار: بستر نقش آفرینی تعاونی ها را در تحول اقتصادي کشور فراهم می کنیم

منبع: ایرناشماره خبر:  469  |  تاریخ: 1400/11/21

تهران- ایرنا- وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: با توجه به ظرفیت هاي تعاونی ها در مردمی کردن اقتصاد، بستر لازم براي نقش
آفرینی آنان را فراهم می کنیم.

تهران- ایرنا- وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: با توجه به
ظرفیت هاي تعاونی ها در مردمی کردن اقتصاد، بستر لازم

 
براي نقش آفرینی آنان را فراهم می کنیم. 

به گزارش ایرنا، «حجت االله عبدالملکی» روز پنجشنبه در آئین
افتتاحیه همزمان 102 طرح بخش تعاون با حضور معاون اول
رئیس جمهور، اظهار داشت: بر اساس گفتمان اسلام و سفارش
قرآن کریم، تعاون برترین و مهم ترین بستر براي حضور مردم

 
در حوزه تحول اقتصادي کشور است. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی مساله ساماندهی صندوق هاي بازنشستگی و تأمین اجتماعی، اصلاح نظام مدیریتی شرکت هاي تابعه و رفع
فقر مطلق را نیز از دیگر دستور کارهاي وزارت مردم عنوان کرد و گفت: شاخص هاي بررسی عملکرد دستگاه هاي اجرایی در حوزه تعاون نیز

 
تدوین می شود. 

وي با بیان اینکه بیش از 60 میلیون نفر در امور معیشتی و رفاهی با این وزارتخانه در ارتباط اند، افزود: بر اساس سیاست هاي اقتصاد

 
مقاومتی، تأکید ویژه اي بر نقش آفرینی مردم در کارآفرینی و اشتغال وجود دارد. 

عبدالملکی با بیان اینکه از زمان شروع به کار دولت سیزدهم، چهار کلان پروژه در وزارت مردم آغاز شده است، بیان داشت: زیست بوم ملی

 
اشتغال جمهوري اسلامی ایران براي تعیین شرح وظایف و تقسیم کار میان دولت و مردم در دست انجام است. 

وي ابراز امیدواري کرد: در سومین سال گام دوم انقلاب اسلامی و با روي کار آمدن دولت مردمی، تسریع در حرکت ماندگار به سمت تشکیل

 
تمدن نوین اسلامی رقم خورده است. 

در این مراسم 102 طرح تعاونی با اعتبار 2 هزار و 734 میلیارد تومان و اشتغالزایی هفت هزار و 81 نفر در حوزه هاي تولیدي، خدماتی،

توزیعی و مسکن به بهره برداري رسید.  

 
برچسب ها 

- انقلاب اسلامی ایران  

 
- اقتصاد مقاومتی 

- دولت سیزدهم



راه اندازي نخستین تاکسی هوایی کشور در مازندران/گام اول براي تحول خدمات
گردشگري برداشته شد

منبع: داناشماره خبر:  470  |  تاریخ: 1400/11/21

سیدمحمود حسینی پور از راه اندازي نخستین تاکسی هوایی کشور فردا در مازندران خبر داد.

سیدمحمود حسینی پور از راه اندازي نخستین تاکسی هوایی

کشور فردا در مازندران خبر داد.  
به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ به نقل از بلاغ، تاکسی
هوایی یکی از فقدان هاي استان مازندران در بحث گردشگري
بود که وعده مرتفع شدن این مسئله در برنامه زنده استاندار
مازندران با شبکه تبرستان از سوي حسینی پور در ایام دهه
فجر امسال مطرح شد؛ وعده اي که حالا بنا است در 22 بهمن
ماه امسال عملیاتی و آرزوي دیرینه مردم استان را پس از چند

 
دهه، به حقیقت مبدل کند. 

استاندار مازندران در گفت وگو با خبرنگار ما در خصوص تحقق

این وعده استاندار در 22 بهمن ماه، اظهار کرد: با پیگیري هاي بعمل آمده و هماهنگی هاي انجام شده، این موضوع محقق شده است.  

 
سیدمحمود حسینی پور افزود: روز جمعه مصادف با 22 بهمن ماه، ما افتتاح خط پروازي تاکسی هوایی را داریم. 

استاندار مازندران، خاطرنشان کرد: در ساعت 14 روز جمعه با حضور رئیس سازمان هواپیمایی کشوري بنا است این خط پروازي در فرودگاه

 
ساري افتتاح شود. 

 
وي ادامه داد: یک هواپیما و یک هلی کوپتر براي راه اندازي تاکسی هوایی در مازندران، در نظر گرفته شده است. 

حسینی پور تشریح کرد: هواپیماي در نظر گرفته شده یک هواپیماي 11 نفره است که به تازگی وارد کشور شده است و به دلیل زمان بردن
انجام کارهاي قانونی و اداري مرسوم، این هواپیما به مراسم رونمایی در 22 بهمن نرسید که فعلا این خط پروازي را تا رسیدن این هواپیمایی

 
11 نفره به مازندران با یک هواپیماي 6 نفره، افتتاح خواهیم کرد. 

وي اعلام کرد: بالگردي هم که براي این منظور به استان تحویل داده شده است، جدا از ظرفیت 5 نفره کادر پروازي، داراي 15 صندلی وي

 
آي پی ویژه مسافران است که براي این منظور از آن استفاده خواهد شد. 

استاندار مازندران، گفت: البته این بالگرد جدا از قابلیت تاکسی هوایی داراي قابلیت هاي چندگانه دیگري نیز است که از جمله می توان با
توجه به وجود درب در عقب بالگرد، براي رشته هاي متنوع چتربازي مورد استفاده قرار گیرد، قابلیت دیگر این بالگرد، استفاده در اطفاي

 
حریق با توجه به دارا بودن سبد آب است و در نهایت این بالگرد قابلیت کاربري در بخش امدادونجات و اورژانس هوایی را نیز دارا است. 

مقام عالی دولت در استان، تصریح کرد: مسیر پروازي این خط هوایی در حال حاضر براي حد فاصل فرودگاه ساري، فرودگاه نوشهر و فرودگاه



رامسر است که بنا داریم در آینده براي خط پروازي مازندران به گلستان و مازندران به گیلان نیز مورد استفاده قرار گیرد.  

بدین ترتیب، نخستین گام براي تحول در خدمات گردشگري دریایی مازندران برداشته شد و امید می رود شاهد تحول شگرف در حوزه
گردشگري دریایی مازندران با آن همه قابلیت ها و ظرفیت هاي بکر اما تاکنون مغفول مانده باشیم؛ نقطه عطف و مهمی که تحقق آن، جدا از
ایجاد اشتغال، رونق اقتصادي و ساماندهی مطلوب ظرفیت هاي گردشگري، پاي سرمایه گذاران بسیاري را چه از داخل و چه خارج از کشور

 
براي ایجاد بسترهاي متعدد گردشگري دریایی را به استان باز خواهد کرد. 

انتهاي پیام/



وقتی محصولات تنها گلخانه هوشمند کشور در کرج با ربات برداشت می شود/ کاهش
80 درصدي مصرف آب و عدم استفاده از خاك براي کشت

منبع: داناشماره خبر:  471  |  تاریخ: 1400/11/21

این روزها اولین گلخانه تمام هوشمند کشور در کرج فعالیت خود را آغاز کرده و کلیه مراحل نگهداري شامل آبیاري و کوددهی در
آن هوشمند است.

 این روزها اولین گلخانه تمام هوشمند کشور در کرج فعالیت

 
خود را آغاز کرده و کلیه مراحل نگهداري شامل آبیاري و کوددهی در آن هوشمند است. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ به نقل از تیتریک، این روزها اولین گلخانه تمام هوشمند کشور در کرج که فعالیت خود را آغاز کرده و

 
کلیه مراحل نگهداري شامل آبیاري و کوددهی در آن هوشمند است. 

مزیت گلخانه مذکور فراهم بودن امکان کشت محصولات در 12 ماه سال است، موضوعی که هاتفی مسئول بخش کشاورزي گلخانه درباره آن

 
توضیحاتی را به خبرنگار تیتریک، ارائه می دهد. 

به گفته وي در فصل سرد سال از هیتر براي نگهداري محصولات استفاده می شود و در فصل گرم سال هم از مه پاش بهره می گیرند تا دماي

هوا در محیط گلخانه کنترل و تولیدات فاسد نشود.  

 
 



هاتفی ادامه می دهد؛ انواع سبزیجات، صیفی جات، نهال ها و نشاها در این گلخانه کاشته می شود و می توانیم کشت را در هر لحظه با

 
کنترل اقلیم تغییر دهیم که از مزایاي این گلخانه است. 

کنترل از راه دور از مزایاي دیگر این طرح هیدروپونیک و اقتصادي است، مسئله اي که شیخ سفلی مدیر طرح گلخانه هوشمند درباره قابلیت

 
هاي آن به خبرنگار تیتریک، توضیح می دهد. 

وي در گفتگو با خبرنگار تیتریک، می گوید؛ کلیه پارامترهاي گلخانه هر لحظه توسط یک پنل مانیتور و کنترل شده و همچنین اطلاعات را

هر 10 ثانیه یک بار تحت شبکه بارگذاري می کند.  

 
 

در بسترهاي این گلخانه از خاك استفاده نشده در نتیجه بیماري ها و آلودگی هاي ناشی از خاك را شاهد نخواهیم بود و کاهش مصرف آب

 
هم از دیگر مزایاي این طرح بسیار مهم است. 

به گفته هاشمی معاون فناوري و نوآوري وزارت ارتباطات، 70 درصد منابع آبی کشور در حوزه کشاورزي مورد استفاده قرار می گیرد، در

نتیجه باید به سمت این فناوري ها قدم برداشت.  

خارج از این گلخانه براي کشت یک کیلو گوجه فرنگی 300 لیتر آب نیاز است اما در داخل گلخانه ها این رقم به 60 لیتر می رسد که

موضوع مهمی بوده و نیم توان از آن غافل شد.  

  



برداشت محصول این گلخانه 24 ساعته بوده و با کمک ربات انجام می شود، این ربات محصولات رسیده را تشخیص می دهد و اقدام به

 
چیدن آن می کند که در نوع خود اقدام جالبی است. 

صدیق رئیس پارك فناوري و اطلاعات و ارتباطات هم به خبرنگار تیتریک، می گوید؛ در هر متر مربع 2بوته گوجه فرنگی کاشته شده و در

 
یک دوره کاشت 40 کیلوگرم گوجه برداشت می شود. 

وي افزود: اگر کشت مذکور را با فضاي باز مقایسه کنیم محصولی که در اراضی و باغات کشت میشود یک سوم محصول کشت شده در

گلخانه تمام هوشمند و مکانیزه کرج خواهد بود.  

 
 

البته آموزش مهارت هاي کشاورزي فرصت شغلی و فرهنگ مهارت را ایجاد کرده و باید در کشور دوره هاي مهارتی براي ایجاد تخصص هاي

لازم و بهره مندي از اشتغال برگزار شود.  

و اما قرار است در یک سال آینده 100 گلخانه هوشمند با مقیاس کوچک در کشور راه اندازي شود، البته گلخانه کرج نسبت به کشت خاکی

بیش از 80 درصد و گلخانه هاي مشابه 30 درصد کاهش مصرف آب را دارد.  

انتهاي پیام/



وزیر کار: بستر نقش آفرینی تعاونی ها را در تحول اقتصادي کشور فراهم می کنیم

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  472  |  تاریخ: 1400/11/21

فصل اقتصاد - وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: با توجه به ظرفیت هاي تعاونی ها در مردمی کردن اقتصاد، بستر لازم براي
نقش آفرینی آنان را فراهم می کنیم.

فصل اقتصاد - وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: با توجه
به ظرفیت هاي تعاونی ها در مردمی کردن اقتصاد، بستر لازم

براي نقش آفرینی آنان را فراهم می کنیم.  
به گزارش فصل اقتصاد، «حجت االله عبدالملکی» روز پنجشنبه
در آئین افتتاحیه همزمان 102 طرح بخش تعاون با حضور
معاون اول رئیس جمهور، اظهار داشت: بر اساس گفتمان اسلام
و سفارش قرآن کریم، تعاون برترین و مهم ترین بستر براي

 
حضور مردم در حوزه تحول اقتصادي کشور است. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی مساله ساماندهی صندوق هاي بازنشستگی و تأمین اجتماعی، اصلاح نظام مدیریتی شرکت هاي تابعه و رفع
فقر مطلق را نیز از دیگر دستور کارهاي وزارت مردم عنوان کرد و گفت: شاخص هاي بررسی عملکرد دستگاه هاي اجرایی در حوزه تعاون نیز

 
تدوین می شود. 

وي با بیان اینکه بیش از 60 میلیون نفر در امور معیشتی و رفاهی با این وزارتخانه در ارتباط اند، افزود: بر اساس سیاست هاي اقتصاد

مقاومتی، تأکید ویژه اي بر نقش آفرینی مردم در کارآفرینی و اشتغال وجود دارد.  
عبدالملکی با بیان اینکه از زمان شروع به کار دولت سیزدهم، چهار کلان پروژه در وزارت مردم آغاز شده است، بیان داشت: زیست بوم ملی

 
اشتغال جمهوري اسلامی ایران براي تعیین شرح وظایف و تقسیم کار میان دولت و مردم در دست انجام است. 

وي ابراز امیدواري کرد: در سومین سال گام دوم انقلاب اسلامی و با روي کار آمدن دولت مردمی، تسریع در حرکت ماندگار به سمت تشکیل

 
تمدن نوین اسلامی رقم خورده است. 

در این مراسم 102 طرح تعاونی با اعتبار 2 هزار و 734 میلیارد تومان و اشتغالزایی هفت هزار و 81 نفر در حوزه هاي تولیدي، خدماتی،
توزیعی و مسکن به بهره برداري رسید.



تعاونی بهترین نماد مشارکت مردم است/ دولت با تمام توان آماده تقویت بخش

تعاون است

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  473  |  تاریخ: 1400/11/21

معاون اول رییس جمهور 102 طرح بخش تعاون را بصورت همزمان و متمرکز در سراسر کشور افتتاح کرد....

 
معاون اول رییس جمهور 102 طرح بخش تعاون را بصورت همزمان و متمرکز در سراسر کشور افتتاح کرد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت، دکتر محمد مخبر صبح امروز(پنجشنبه) همزمان با ایام دهه فجر و در آستانه سالگرد پیروزي انقلاب
اسلامی با حضور در وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، ضمن افتتاح همزمان این طرح ها که از طریق ویدئو کنفرانس و ارتباط با استان هاي

 
مختلف صورت گرفت به همراه وزیر تعاون از نمایشگاهی که در حاشیه این مراسم برپا شده بود نیز بازدید کرد. 

معاون اول رییس جمهور در آیین افتتاح این طرح ها، با تبریک سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی و گرامیداشت یاد امام و شهدا، از تعاونی ها
بعنوان بهترین نماد مشارکت مردم در امور اقتصادي و اجتماعی یاد کرد و گفت: تعاون در حقیقت حلقه گمشده براي حصول نتیجه پایدار در

امور اقتصادي، تولیدي و خدماتی است.  

وي با اشاره به تاکید مقام معظم رهبري مبنی بر لزوم فعال شدن نهضت جهاد تبیین در کشور تصریح کرد: یکی از موضوعاتی که حتماً باید
در خصوص آن تبیین صورت گیرد، سیره و زندگی امام خمینی(ره) است، امام راحل روزهاي سختی را داشت، البته این روزهاي سخت در
زندان و غربت نبود بلکه روزهاي سخت امام(ره) به دلیل تنهایی در تفکر و مسیر بوده است. باید این موضوعات را همواره مرور کنیم و بدانیم

 
که خون دلهایی که اولیاي خدا طی 1500 سال متحمل شده اند تا این نظام به دست ما رسیده، عادي نبوده است. 

معاون اول رییس جمهور در ادامه سخنان خود با بیان اینکه همه ما نسبت به مقام معظم رهبري در خصوص تعاونی ها دین و بدهی داریم
گفت: ایشان همواره بر موضوع تعاون تاکید داشته اند و در 20 سال اخیر همواره بر موضوعاتی نظیر اقتصاد، معیشت، تولید، اقتصاد مقاومتی،

 
سبک زندگی و تعاونی سخن گفته اند اما آنطور که باید به این موضوعات در کشور توجه نشده است. 

دکتر مخبر با بیان اینکه واژه «مردم» از کلید واژه هاي پرتکرار امام خمینی(ره) و مقام معظم رهبري بوده است، افزود: موضوع دیگري که

 
همواره در سخنان امام و رهبري بر آن تاکید شده عدالت است چرا که عدالت در حقیقت ممیزه یک حکومت حق و ناحق است. 

وي ایجاد بستر مسئولیت پذیري توسط آحاد جامعه را از هنرهاي گرانقدر امام و رهبري عنوان کرد و گفت: امام خمینی(ره) بستر نقش
آفرینی مردم را در همه زمینه ها مهیا کرد و انقلاب اسلامی و دفاع مقدس با اتکا بر همین موضوع به نتیجه رسید ضمن آنکه استفاده از
نقش مردم در مدیریت مقام معظم رهبري نیز بسیار پررنگ است و ایشان تمامی مشکلات کشور حتی مسائل امنیتی، سیاسی و فرهنگی را

نیز با اتکا بر نقش مردم حل و فصل کرده اند.  

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه در زمینه اشتغال و تولید به روش هاي مختلفی در کشور عمل می شود، تصریح کرد: اشتغال خرد،
اشتغال خانگی و بنگاه هاي کوچک و متوسط همگی از حلقه مفقوده اي رنج می برند و بعنوان نمونه در بازدیدهایی که دیروز از واحدهاي
تولیدي شهرستان ورامین و پیشوا داشتم نیز ضعف و نقصی در برخی از این واحدها وجود داشت و آن ضعف این بود که هر یک از این

 
واحدها بصورت انفرادي بودند و مدیریت یکپارچه اي براي تامین بازار، پشتیبانی و آموزش براي این واحدها وجود نداشت. 



دکتر مخبر با تاکید بر اینکه وجود تعاونی ها می تواند این ضعف ها را برطرف کند و حلقه مفقوده را جبران کند، گفت: یکی از برکات وجود
تعاونی ها اتحادي است که میان افراد ایجاد می کند و به دلیل آنکه اعضاي تعاونی ها سرنوشت و منافع مشترك دارند انرژي آنها مضاعف

 
شده و با هم افزایی و همگرایی بیشتر فعالیت می کنند. 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به بازدید خود از نمایشگاه تعاونی ها و همچنین نمایشگاهی که چند روز گذشته از دستاوردهاي مرتبط با
حوزه دانش بنیان مورد بازدید قرار داد، افزود: وجود این همه ظرفیت و استعداد در کشور می تواند بستر هاي لازم را براي بی نیازي از نفت و

 
منابع طبیعی فراهم کند. 

وي ادامه داد: کشور ما غرق در ظرفیت ها و نعمت هاي خدادادي است و با توجه به زیرساخت هایی که طی سالیان اخیر در کشور ایجاد
شده، براي هر یک از مشکلات معیشتی، فقر، اشتغال و مسائل تولید راه حل هاي متعددي وجود دارد که اگر به این ظرفیت ها اتکا کنیم می

 
توانیم مسائل را برطرف نماییم. 

دکتر مخبر با بیان اینکه یکی از کلیدي ترین روش ها که می تواند زمینه برون رفت از شرایط موجود را فراهم کند استفاده از تعاونی ها
است،اظهار داشت: وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی مشکلات و مسائل تعاونی ها را احصاء و در دولت ارائه دهد تا مصوبات لازم براي حل این

 
مسائل به تصویب برسد. 

معاون اول رییس جمهور افزود: حل بسیاري از مشکلات تعاونی ها نیاز به منابع مالی و سرمایه گذاري ندارد بلکه با تصمیمات مدیریتی می

 
توان این مسائل را برطرف کرد و وظیفه اصلی دولت نیز این است که تصمیمات به موقع و به جا براي حل مشکلات اتخاذ کند. 

وي از وجود بروکراسی و سنگین بودن دولت و نیز تعدد مراکز تصمیم گیري به عنوان یکی از مشکلات پیش روي کشور یاد کرد و گفت: باید

 
تلاش کنیم گام هاي بلندي براي حل مشکلات بخش تعاون برداریم تا مطالبه مقام معظم رهبري در حوزه تعاون محقق شود. 

دکتر مخبر در بخش دیگري از سخنان خود توجه به محرومین و مناطق محروم کشور را از مهمترین دغدغه هاي امام خمینی(ره) و مقام
معظم رهبري برشمرد و افزود: جغرافیاي مناطق محروم به مناطقی اطلاق شده است که اتفاقا می توانند منشاء تحول و پیشرفت باشند.
مناطق محروم و روستایی کشور سرشار از زیبایی و ظرفیت هستند و اگر به ظرفیت هاي آنها توجه کنیم می توانند بستر تحول و پیشرفت را

 
فراهم کنند. 

وي با بیان اینکه متاسفانه بروکراسی در کشور ریشه دوانده است، اظهار داشت: یکی از رویکردهاي اصلی این دولت راه اندازي و تکمیل دولت

الکترونیک است تا مشکلات مربوط به بروکراسی به حداقل ممکن کاهش یابد.  

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه در سالهاي آینده اقتصاد دیجیتال بخش قابل توجهی از اقتصاد دنیا را شامل خواهد شد، گفت: ابزار
اقتصا د دیجیتال علم و تکنولوژي است و خوشبختانه در اقصی نقاط کشور نیروي انسانی تحصیلکرده، کارآمد و آشنا به فناوري وجود دارد که

 
با اتکا به این ظرفیت می توانیم در هر نقطه از کشور خلق ثروت کنیم. 

دکتر مخبر افزود: باید کارها را به دست مردم بسپاریم و امور را به مردم واگذار کنیم که این امر با توسعه تعاونی ها قابل انجام است و تعاونی

 
ها می توانند خدمات را با استفاده از فناوري و نرم افزارهاي مختلف به منازل مردم ببرند. 

وي با انتقاد از وجود برخی فرایندهاي نادرست که منجر به گرانی کالا می شود، به قیمت گوشت و برخی محصولات زراعی و باغی در بازار
اشاره و خاطر نشان کرد: برخی محصولات با قیمت پایین از کشاورز و تولید کننده خریداري می شود و به قیمت چند برابر بیشتر به دست



مصرف کننده می رسد که می توانیم با راه اندازي و توسعه تعاونی ها و با استفاده از نرم افزارها و امکانات فناوري هاي نوین قیمت مصرف

 
کننده را کاهش دهیم. 

معاون اول رییس جمهور با یادآوري اینکه اول انقلاب 25 درصد مردم شهر نشین و 75 درصد ساکن روستاها بودند و مایحتاج خود را
خودشان تامین می کردند، گفت: امروز وضعیت برعکس شده و 75 درصد مردم شهرنشین و در حقیقت مصرف کننده هستند که حلقه

 
مفقوده در این زمینه که می تواند این مشکل را برطرف کنند تعاونی ها هستند. 

وي با قدردانی از وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و سایر مدیران این دستگاه اجرایی تاکید کرد: دولت با تمام توان براي تقویت بخش تعاون و

 
خدمت به تعاون گران آمادگی دارد. 

همچنین در این مراسم حجت االله عبدالملکی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی نیز با تبریک ایام االله دهه مبارك فجر گفت: دولت سیزدهم

 
تلاش می کند تا بعنوان اولین دولت سنگ بناي حرکتی ماندگار و اصیل براي توسعه تعاونی ها در کشور ایجاد کند. 

وي ادامه داد: نام این وزارتخانه را به جهت اینکه با 60 میلیون از مردم کشور به طور مستقیم ارتباط دارد وزارت مردم نام نهاده ایم چرا که

 
آحاد جامعه در امور معیشتی، اشتغال، تعاون و آسیب هاي اجتماعی با این وزارتخانه سرو کار دارند. 

وي همچنین به سیاست هاي ابلاغی مقام معظم رهبري در زمینه اقتصاد مقاومتی اشاره کرد و گفت: طبق سیاست هاي اقتصاد مقاومتی
مشارکت آحاد مردم در اقتصاد در اولویت است که حوزه تعاون بستر اساسی ، اسلامی و ایرانی براي این مشارکت گسترده مردمی در اقتصاد

 
کشور است. 

وي همچنین به دستورات قرآنی براي ایجاد امر تعاون در جامعه اسلامی اشاره کرد و افزود: فعالیت در حوزه تولید، اشتغال، رفاه و معیشت

 
مردم از مصادیق تقوا هستند که در این وزارتخانه تلاش داریم این موارد و حوزه تعاون در کشور گسترش یابد. 

وي ضمن تشریح برنامه هاي وزارت تعاون در پنج ماه گذشته تاکید کرد: چهار کلان پروژه در چند ماه گذشته در این وزارتخانه پیگیري شده
است،یکی از این موارد بحث اشتغال و زیست بوم اشتغال جمهوري اسلامی است که بسترهاي اصلی همکاري طرف هاي دولتی و مردمی در

 
این خصوص تبیین شده است. 

وي ساماندهی صندوق هاي بازنشستگی و تامین اجتماعی و رفع مسئله این صندوق ها را از دیگر برنامه هاي وزارت تعاون برشمرد و افزود:
اصلاح نظام مدیریت شرکت هاي تامینی صندوق هاي این وزارتخانه از دیگر اقداماتی بود که در چند ماه گذشته پیگیري شد و 600 شرکت

که بازدهی مناسبی نداشتند شناسایی شد و تیم مدیریتی آنها تغییر یافته است.  

وي افزود: آخرین اقدام و برنامه مهم وزارت تعاون در چهار ماه گذشته برنامه ریزي براي رفع فقر مطلق در کشور است و تا اردیبهشت ماه

 
سال آینده برنامه اي جامع براي ریشه کنی فقر مطلق در کشور ارائه می شود. 

وي تصریح کرد: در کنار این چهار طرح و اقدام وزارت تعاون 200 فعالیت زمینه اي در ده محور در حوزه هاي اشتغال، تعاون، آسیب هاي

 
اجتماعی ، رسیدگی به وضعیت سالمندان و معلولان ، فعالیت هاي اقتصادي و مبارزه با مفاسد اقتصادي انجام شده است. 

وي همچنین شناسایی و حل مشکلات بیش از 1500 تعاونی در کشور، شناسایی 214 طرح سرمایه گذاري جدید در بخش تعاون، راه اندازي
975 تعاونی جدید با 23 هزار عضو و ظرفیت اشتغال زایی 20 هزار نفر، اختصاص اعتبارات لازم با کمک بانک تعاون به تعاونی هاي سراسر

کشور و همچنین برگزاري 245 رویداد در حوزه تعاون را از اقدامات مهم معاونت تعاون وزارت تعاون برشمرد.  



همچنین مهدي مسکنی معاون امور تعاون وزارت تعاون نیز با اشاره به فعالیت هاي بخش تعاونی کشور در زمینه هاي صیادي، تولید میگو،
گوشت ، محصولات باغی، تخم مرغ ، حمل و نقل، باربري، تولید خوراك دام و طیور، ادامه داد: وزارت تعاون ظرفیت هاي بسیار خوبی از
جمله انجمن علمی تعاون، اتاق تعاون، بانک تعاون و اندیشکده هاي مختلف دارد که می تواند به رشد فرهنگ و فعالیت بخش تعاون در کشور

 
کمک کند. 

وي با تاکید بر اینکه امروز در جامعه باور به تعاون به درستی تبیین نشده است بر ضرورت تقویت باور به بخش تعاونی در کشور تاکید کرد و
گفت: 4 هزار میلیارد تومان جریان نقدینگی در کشور را می توان با کمک بخش تعاون براي کمک به حل مسائل جامعه و تولید استفاده کرد.



امکان مجدد ثبت نام براي جاماندگان کنکور فراهم شد

منبع: روزنامه 19 ديشماره خبر:  474  |  تاریخ: 1400/11/21

 
19 دي: امکان ثبت نام در آزمون سراسري سال 1401 دانشگاه ها براي جاماندگان این آزمون در اسفند ماه جاري فراهم شد. 

سازمان سنجش آموزش کشور اعلام کرد؛ مهلت ثبت نام متقاضیان آزمون سراسري سال 1401 در دوره هاي روزانه، نوبت دوم «شبانه»،
نیمه حضوري، مجازي، پردیس خودگردان دانشگاه ها و مؤسسات آموزش عالی، دانشگاه پیام نور و مؤسسات آموزش عالی غیرانتفاعی و
همچنین رشته هاي تحصیلی دانشگاه آزاد اسلامی که در مهلت تعیین شده (از تاریخ 10 تا 20 بهمن) موفق به دریافت کدسوابق تحصیلی
نشده یا به هر دلیل دیگر نتوانستند نسبت به ثبت نام در آزمون مذکور اقدام نمایند، مهلت مجدد براي ثبت نام از روز یکشنبه مورخ اول تا
روز چهارشنبه مورخ چهارم اسفند ماه جاري در نظر گرفته شده که متقاضیان می توانند منحصراً از طریق درگاه اطلاع رسانی این سازمان در

 
این خصوص اقدام نمایند. 

همچنین متقاضیانی که قبلاً در این آزمون سراسري 1401 ثبت نام نموده اند، درصورت تمایل در بازه زمانی فوق می توانند نسبت به

ویرایش اطلاعات ثبت نامی خود اقدام نمایند.  

 
اصلاح شرایط و ضوابط سهمیه بهیاران در کنکور 1401 

بر اساس اعلام سازمان سنجش آموزش کشور، پذیرفته شدگان رشته محل هاي بهیاري که شروع تحصیل آن ها در مرحله انتخاب رشته، نیم
سال اول سال تحصیلی 1402-1401 اعلام می شود باید تا شهریور 1401 داراي حداقل سه سال سابقه خدمت به عنوان «بهیار»، و پذیرفته
شدگان رشته محل هایی که شروع تحصیل آن ها در مرحله انتخاب رشته، نیمسال دوم سال تحصیلی 1402-1401 اعلام می شود باید تا

 
30 بهمن 1401 داراي حداقل سه سال سابقه خدمت به عنوان «بهیار» باشند. 

اختصاص ظرفیت پذیرش به میزان حداکثر5 درصد از ظرفیت پذیرشهر یک از رشته محل هاي رشته کارشناسی پیوسته پرستاري واقع در
استان محل خدمت(اشتغال) متقاضی در تمامی دوره ها(روزانه، شهریه پرداز، دانشگاه آزاد اسلامی، ...) به جز رشته محل هاي مخصوص

 
«مناطق محروم» و «مناطق درگیر بلایاي طبیعی» و داراي تعهد خدمت خواهد بود. 

متقاضیان حق انتخاب رشته محل هاي مجاز استان هاي دیگر(غیر از استان محل خدمت و اشتغال خود) را ندارند و در صورت رعایت نکردن

این ضابطه و قبولی با سهمیه «بهیاري» در رشته محل هاي استان هاي دیگر، قبولی داوطلب لغو خواهد شد.  
حدنصاب نمره لازم براي پذیرش متقاضیان حائز شرایط در سهمیه بهیاري هر یک از کد رشته محل هاي پرستاري، کسب حداقل 70 درصد
نمره آخرین فرد پذیرفته شده در گزینش آزاد آن کدرشته محل است. متقاضیان بهیار حائز شرایط داري حدنصاب نمره، با توجه به ظرفیت

 
مربوطه با یکدیگر رقابت می کنند. 

پذیرفته شدگان فوق مجاز به انتقال و جابجایی نیستند.  
میزان تعهد خدمت استفاده کنندگان از این سهمیه دو برابر طول مدت تحصیل و مطابق مقررات وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی

 
است. 

برنامه آموزشی مطابق برنامه آموزشی مقطع کارشناسی پیوسته رشته پرستاري مصوب شوراي عالی برنامه ریزي علوم پزشکی است و درس
هایی که دانشجو در دوره بهیاري گذرانده است در مقطع کارشناسی پیوسته رشته پرستاري، تطبیق واحد داده نمی شود و دانشجو ملزم به

 
گذراندن تمامی دروس مقطع کارشناسی پیوسته رشته پرستاري است. 

طول دوره تحصیل و نظام آموزشی مطابق آیین نامه آموزشی مقاطع کاردانی، کارشناسی پیوسته و کارشناسی ناپیوسته مصوب شوراي عالی

 
برنامه ریزي علوم پزشکی است. 

-



طرح صیانت تصویب نشده، اجرا شد

منبع: تیکشماره خبر:  475  |  تاریخ: 1400/11/21

آرمان ملی در یادداشتی به قلم نعمت احمدي نوشت : وزیر محترم ارتباطات راه کوتاه محدودیت را بدون تصویب طرح صیانت در
پیش گرفته است و عملا خروجی وضع موجود همان عملیاتی شدن طرح صیانت بدون تصویب آن است. این پرسش جناب محمد

مهاجري را تکرار می کنم: وقتی کانال هاي ارتباطی بسته یا محدود می شوند، آیا به وزیر ...

آرمان ملی در یادداشتی به قلم نعمت احمدي نوشت : وزیر محترم ارتباطات راه کوتاه محدودیت را بدون تصویب طرح صیانت در پیش
گرفته است و عملا خروجی وضع موجود همان عملیاتی شدن طرح صیانت بدون تصویب آن است. این پرسش جناب محمد مهاجري را تکرار

می کنم: وقتی کانال هاي ارتباطی بسته یا محدود می شوند، آیا به وزیر ارتباطات در کابینه نیاز داریم؟  
مطلبی از آقاي محمد مهاجري، روزنامه نگار وابسته به طیف
اصولگرایان که به عنوان منتقد، حرف هاي حسابی می زند در فضاي
مجازي دست به دست می شود. در نوشته اي تحت عنوان «از ما
اصولگراها! خطاب به آقاي دکتر عیسی زارع پور فارغ التحصیل
دانشگاه نیوساوت ولز استرالیا و وزیر محترم ارتباطات دولت سیزدهم
می نویسد: در سال هاي بحبوحه جنگ، یکی از مشکلات قطع مکرر
برق براي ساعت هاي طولانی بود. یکبار که وزیر نیرو براي اخذ راي
اعتماد به مجلس معرفی شد، یکی از نمایندگان گفت: روزي دو
ساعت برق که وزیر نمی خواهد! و ادامه می دهد: حالا هم که طرح
صیانت دارد تصویب می شود و اینترنت هم دارد کند می شود، وزیر

ارتباطات می خواهیم چکار! در طنزي گزنده می گوید: «فقط می ماند تشکیلات پست که زیر نظر وزارت ارتباطات است. آن را هم بدهید به
اسنپ و خلاص!» از طعنه دوم که می گوید: «البته تپسی بهتر است چون خودي هم هست» و به یکی از معاونان رئیس جمهور گوشه
چشمی منتقدانه نشان می دهد. وقتی اسم وزارت پست و تلگراف و تلفن جاي خود را به وزارت ارتباطات و فناوري داد نشانه پذیرش این
واقعیت در عالم ارتباطات بود که دیگر گستره وزارت به پست و تلگراف و تلفن که مربوط به دوره قاجار است، منتهی نمی شود بلکه دنیاي

 
پررمز و راز ارتباطات را داریم که هر روز وسیع تر و سریع تر می شود. 

در دوره دانشجویی مستاجر منزل خانواده اي بودم که دو تا از فرزندان خود را براي ادامه تحصیل به آمریکا فرستاده بودند. چون کنکور آن
سال ها فی الواقع کنکور بود و کسانی که در کنکور داخلی قبول نمی شدند، اگر امکانی داشتند راه سفر به خارج را در پیش می گرفتند و
معروف بود کافی است هزینه سفر به خارج و خرجی دو، سه ماه اول را همراه داشته باشند. بعد از دو، سه ماه کاري پیدا می شود ولو

ظرفشویی در رستوران ها که هم پولی براي غذا پرداخت نمی کنند و هم با انعام مشتریان می توانستند هزینه تحصیل خود را تامین کنند.  

این خانواده متوسط که درآمد ثابتی داشتند، ناظر بودند که بخشی از هزینه ماهیانه را اختصاص به پول تلفنی می دادند که ماهی یکبار یا
دوبار به فرزندان آن سوي آب هاي خود زنگ می زدند. ساعت ها مادر با تلفن کلنجار می رفت تا امکان تماس برقرار شود. پست و تلگراف و
تلفن را به عینه درك می کردیم. شهرستان زرند محل تولد من هم تلفن نداشت و هرچند مدت یکبار دو خط تلگراف به مرحوم پدرم می
زدم که با ارسال پول از سلامتی خود باخبرم کن. بسته هاي پستی هم مثل تلفن و تلگراف وابسته به وزارت پست و تلگراف و تلفن بودند. اما
دنیاي ارتباطات ناگهان تغییر کرد و تلفن همراه وارد زندگی شد. تلفن ثابت به کنار رفت، تلگراف جاي خود را به مسیج و واتساپ ودیگر نرم

افزارها داد.  



نیاز به پست هم تنها به بسته هاي پستی شد که کمتر کاربرد دارد. فضاي مجازي دیگر حاکم بر زندگی و سرنوشت مردم شد. امروزه دیگر
نیاز نیست ساعت ها با شماره گیر تلفن وقت صرف کنید. کافی است با خرید بسته اینترنت تصویر طرف مقابل را آن سوي کره زمین تماشا
کنید. درس هم معناي خود را به صورت حضوري از دست داده است. امتحانات شفاهی دکتراي دانشجویان را در سال جاري نگارنده با دو،
سه نفر از همکاران برعهده داشتیم. یعنی مصاحبه را ما انجام می دادیم. اتاق امتحان به یک کامپیوتر و مانیتوري نصب شده بر دیوار روبه رو
وسیله ارتباطی استادان با دانشجویان بود. یک دانشجو از کرمان، دیگري از تبریز، بعدي از اصفهان و زاهدان و بندرعباس نه طی طریقی و نه
هزینه سفري، بدون حضور دانشجو. اینترنت امروزي فرصت اشتغال بالایی را در پی دارد. مدیران باید کوشش کنند که اینترنت را وارد زندگی
مردم کنند. در کشورهاي توسعه یافته مدارس کم کم دارد تعطیل می شود. دوربین سه بعدي وارد فضاي آموزشی شده است. دیگر لازم
نیست شما براي دیدن آثار تاریخی فلان کشور هزینه کنید و به مسافرت بروید. با دوربین سه بعدي وارد فضاي مثلا تهران می شوید و استاد
شروع به تدریس می کند. یکی از اساتید ارتباطات تعریف می کرد در فرصت مطالعاتی خود در یکی از کشورهاي توسعه یافته بخش اعظم

 
منابع تدریسی و شیوه آن را از یوتیوب می گرفتند و در آن کشور در زمان فرصت مطالعاتی، منابع تدریس خود را از یوتیوب می گرفت. 

وقتی به ایران برگشت دیگر از یوتیوب خبري نبود و به طبع بخش تدریس این استاد دوباره به صورت سنتی پاي تابلو و با گچ یا ماژیک
شروع شد. همین گوگل، میلیاردها داده را در خود ذخیره کرده است و با یک گردش کوتاه می توان اکثر دانش دیروز و امروز و فردا را بدون
مراجعه به کتابخانه و استاد پیدا کرد. نمی دانم این وزیر ارتباطات در شرایط موجود تنها نام وزارتخانه اش از پست و تلگراف و تلفن به
ارتباطات و فناوري تغییر کرده است یا اینکه بر بال تکنولوژي امروزي می خواهد فضاي ارتباطی و فناوري را پیش ببرد. اگر چنین است چرا
وضع اینترنت به این صورت درآمده است؟ طرح صیانت جز محدودیت، خیري عاید مردم نمی کند و محدودیتی که ایجاد می شود با هزینه
کرد استفاده از وي پی ان، با صرف وقت بیشتر آن را دور زد. اما در این وسط مافیاي وي پی ان سود کلان می برند. از این همه استفاده
علمی از امکانات روز اینترنت خود را به بهانه صیانت از کاربران محروم می کنیم به این بهانه که مثلا فرد یا افراد ناباب از اینترنت استفاده
بلاجهت می کنند و راه کوتاه انسداد اینترنت یا محدودکردن آن را پیاده می کنیم. آیا توانستیم با ویدئو، ماهواره، دیش و رسیور مبارزه
کنیم؟ فضاي کشور را با این همه هزینه از این تکنولوژي پاك کنیم. رادیو و تلویزیون ملی ایران چرا نمی تواند با این همه بودجه و پرسنل و

امکانات در مقابل چند رسانه برون مرزي که تعداد پرسنل آنها قابل شمارش است رقابت کند.  

تکنولوژي امروزي یک ابتدا دارد و یک انتها. همه رسانه ها همین خط سیر را دارند. شروعی و یک خروجی. اما محتوا فرق می کند. چرا مردم
گوش به زنگ اخبار رسانه هاي برون مرزي هستند وقتی اخبار داخلی آنان را قانع نمی کند سراغ اخبار بیرونی می روند. وقتی اینترنت
داخلی کارساز نیست و نمی توانیم از فرصت طلایی فضاي مجازي آنگونه که دیگر کشورها سود می برند، استفاده کنیم، دو حالت پیش می
آید: یا از جهان به کلی جدا و از سفره علمی مجانی پهن شده با تکنولوژي جدید محروم می شویم یا اینکه با صرف هزینه به صورت ناقص از

بخشی از داده هاي بشري استفاده می کنیم.  

طبیعی است در این دنیاي به شدت گسترده ارتباطی موضوعات و مسائلی هم پیدا می شود که با عرف و سنت ما سازگاري ندارد. آیا می
توان به کلی از دیگر امکانات و نعمات خود را محروم کرد؟ داستان بستن مسجد به خاطر یک عرق خور پیش می آید. آیا باید مومنین را از
برکت مسجد به خاطر اینکه فرد فاسد و فاسقی وارد مسجد شده است، با بستن درمسجد محروم کرد؟ وزیر محترم ارتباطات راه کوتاه
محدودیت را بدون تصویب طرح صیانت در پیش گرفته است و عملا خروجی وضع موجود همان عملیاتی شدن طرح صیانت بدون تصویب آن

 
است. 

این پرسش جناب محمد مهاجري که در صدر نوشته آمد را تکرار می کنم: وقتی کانال هاي ارتباطی بسته یا محدود می شوند، آیا به وزیر
ارتباطات در کابینه نیاز داریم؟ بستن و محدود کردن که وزیر نمی خواهد. برکات استفاده از امکانات امروزي و برنامه استفاده از امکانات

امروزي و توسعه آن است که نیاز به مدیر دارد. ظاهرا طرح صیانت تصویب نشده، اجرایی شد.



توسعه امکانات در مناطق دور افتاده از ثمرات انقلاب اسلامی است

منبع: تابناكشماره خبر:  476  |  تاریخ: 1400/11/21

 
توسعه امکانات در مناطق دور افتاده از ثمرات انقلاب اسلامی است 

نماینده مردم شهرستان هاي نجف آباد و تیران و کرون در مجلس شوراي اسلامی گفت: توسعه و اختصاص امکانات در مناطق دور دست و

 
آبادي ها و روستاهاي کشور ، از ثمرات انقلاب اسلامی است. 

ابوالفضل ابوترابی روز پنجشنبه در بازدید از پروژه هاي روستایی و افتتاح تعدادي از طرح هاي دهه فجر تیران و کرون عدالت اجتماعی در
توزیع منابع را مستلزم تقویت مدیریت محلی و تمرکز زدایی دانست و اظهارداشت: طرح جامع مدیریت شهري و روستایی به تحقق این امر

 
کمک می کند و با اجرایی شدن این برنامه شاهد تمرکز زدایی از مرکز و تجمیع امکانات در مرکز کشور و مراکز استان خواهیم بود. 

نماینده مردم شهرستان هاي نجف آباد و تیران و کرون در مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه امکانات رفاهی، فرهنگی، ورزشی و خدماتی
باید در روستاها و شهرهاي بیش از گذشته افزایش یابد، خاطرنشان کرد: اختصاص بخشی از اعتبارات مالیات ارزش افزوده به پروژه هاي

 
ورزشی موجب توسعه امکانات این بخش در نقاط مختلف کشور شده است. 

وي یادآورشد: توزیع بخشی از همین اعتبارات به شهرداري ها و دهیاري ها نیز به رونق پروژه هاي عمرانی کمک کرده است و در طرح جامع

 
مدیریت محلی همین نیازها و درآمدهاي پایدار ایجاد خواهد شد. 

ابوترابی به معضلات آلودگی، خشکسالی و فرونشست در اصفهان و شهرهاي این استان اشاره کرد و گفت: مدیریت صنایع آلاینده و توجه به

 
آمایش سرزمینی براي فعالیت هاي اقتصادي ضرورت دارد و نباید سندهاي بالادستی فراموش و سلیقه اي عمل شود. 

همچنین مدیر جهاد کشاورزي تیران و کرون با اشاره به سرمایه گذاري براي توسعه کشت گلخانه اي و گیاهان دارویی، گفت: تولید گل هاي

زینتی با توجه به ظرفیت صادراتی، فرصت اشتغال زایی را فراهم کرده است.  

محمد حسین احمدي از افتتاح 79 پروژه کشاورزي و دامپروري در دهه فجر امسال خبرداد و گفت: بخش خصوصی بیش از هزار 416

میلیارد ریال در این عرصه سرمایه گذاري کرده و باعث اشتغال 174 نفر شده است.  

به گفته وي، سه هزار و 500 نفر در بخش گلخانه هاي این شهرستان فعالیت می کنند و سال گذشته 30 درصد از تسهیلات کشاورزي
استان توسط طرح هاي سرمایه گذاري بخش کشاورزي این خطه جذب شده است.



هنرمندان کرمانشاهی تسهیلات بانکی دریافت می کنند

منبع: تابناكشماره خبر:  477  |  تاریخ: 1400/11/21

 
هنرمندان کرمانشاهی تسهیلات بانکی دریافت می کنند 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان کرمانشاه از پرداخت وام کسب و کار هاي خُرد و خانگی در قالب پشتیبان و پیشران با نرخ سود 10 و

 
12 درصد پنج ساله و تنفس 2 ساله به هنرمندان استان خبر داد. 

به گزارش خبرنگار تابناك کرمانشاه به نقل از ایرنا «بهرام فاضلی
زاد» گفت: در راستاي اجرایی شدن برنامه حمایت از تولید و اشتغال
موضوع دستورالعمل جزء 1 تا 9 بند الف تبصره 18 قانون بودجه
سال 1400 مبلغ این وام ها در ازاي هر نفر 150میلیون تومان و

 
بازپرداخت پنج ساله است. 

وي افزود: همه اشخاص حقیقی و حقوقی بخش هاي خصوصی و
تعاونی داراي مجوز فعالیت از اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی می
توانند از تسهیلات مربوط به کسب و کار هاي خُرد و خانگی استفاده

 
کنند. 

او ادامه داد: موضوع این شیوه نامه در قالب "پشتیبان و پیشران" طرح هاي منطبق بر ظرفیت و اولویت هاي منطقه و اشخاصی است که
قصد توسعه فعالیت خود را داشته و داراي توان و برنامه هاي منسجم براي بازاریابی و فروش و اتصال به بنگاه هاي بزرگتر را داشته باشند،

 
می توانند با توجه به شرایط لازم نسبت به دریافت وام و تکمیل مراحل اعطاي وام اقدام کنند. 

فاضلی زاد گفت: اولویت دریافت وام با طرح هاي توسعه اي است و پرداخت تسهیلات موضوع این شیوه نامه به کسانی تعلق می گیرد که
طرح هاي سرمایه در گردش، طرح هاي نیمه تمام که داراي حداقل 70 درصد پیشرفت فیزیکی به بالا در استان هاي با نرخ بیکاري کمتر از

 
میانگین کشوري و حداقل 30 درصد پیشرفت فیزیکی در استانهاي با نرخ بیکاري بیشتر از میانگین کشوري) است می باشد. 

وي از طرح هاي توسعه اي و طرح هاي ایجادي مربوط به کسب و پیشران ذیل رسته فعالیت هاي فرهنگی هنري، رسانه اي و تولید محتواي
دیجیتال خدمات و تولید محتواي روایی و خلاق، بازیهاي رایانهاي، انیمیشن، برنامه نویسی، گرافیک دیجیتال، تولید محتواي خبري،
فعالیتهاي انتزاعی، مدل سازي و مفهوم سازي کسب و کار رسانهاي، تاسیس و مدیریت کسب و کار رسانهاي، مطبوعات و نشریات کاغذي،
کسب و کار هاي نشر فرهنگی، امور نشر شامل تالیف، ترجمه، طراحی، تصویرگري، صفحه آرایی و نویسی، نمایه سازي، چاپ و بسته بندي

 
شامل ویراستاري، کاغذ سازي، حروفچینی به عنوان دیگر موارد دریافت اولویت وام یاد کرد. 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان کرمانشاه اضافه کرد: این وام براي کسب و کار هاي خدمات هنري شامل ارایه خدمات هنري، طراحی
لباس، طراحی پارچه، طراحی اسباب بازي، مد، لباس و اسباب بازي، دینی و آیینی، گسترش هنر هاي نمایشی، گسترش امور سمعی و
بصري، گسترش هنر هاي تجسمی می باشد که همه این اولویت ها باید از اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان کرمانشاه مجوز فعالیت

دریافت کرده باشند.  



 
وي گفت: طرح هاي پشتیبان مشاغل خانگی با تایید شوراي برنامه ریزي استان تا سقف 20 میلیارد ریال قابل بررسی و پرداخت خواهد بود. 

متقاضیان می توانند با مراجعه و تحویل طرح هاي توجیهی به ادارات فرهنگ و ارشاد اسلامی شهرستان ها و بارگذاري تمامی اطلاعات
مربوط به مراحل پذیرش، بررسی و پرداخت تسهیلات به طرح هاي موضوع این شیوه نامه را در سامانه الکترونیکی مستقر در وزارت تعاون،

 
کار و رفاه اجتماعی به آدرس www.kara.mcls.gov.ir اقدام نمایند. 

فاضلی زاد افزود: ضوابط پرداخت تسهیلات موضوع این شیوه نامه براي همه کارمندان دستگاه هاي اجرایی مشمول ماده 7 قانون مدیریت
خدمات کشوري، کارمندان بانکها و موسسات عامل و اعضاي هیأت علمی دانشگاهها اعم از دولتی و غیر دولتی مشمول دریافت تسهیلات
موضوع این شیوه نامه ممنوع است و اگر متقاضی دریافت تسهیلات، قبلا تسهیلاتی از سایر منابع دریافت کرده باشد و بنا به تشخیص کمیته

 
استانی به تعهدات خود از جمله ایجاد 

فرصت هاي شغلی و نظایر آن عمل کرده باشد، امکان دریافت تسهیلات از محل این شیوه نامه براي توسعه و تکمیل کسب و کار خود با

ایجاد اشتغال جدید خواهد داشت.  

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی یادآور شد: دوره بازپرداخت وام مطابق ماده 8 دستور العمل بند الف تبصره 18 قانون بودجه سال 1400،
براي طرح هاي سرمایه درگردش حداکثر یک سال و براي متقاضیان طرحهاي ایجادي، توسعه اي و تکمیلی حداکثر هفت سال شامل دوره

 
مشارکت و تنفس جمعاً حداکثر 2 سال و دوره بازپرداخت حداکثر پنج سال است. 

به گفته وي، در ازاي هر 150 میلیون تومان یک نفر تعهد اشتغال و بیمه تعیین شده است و چنانچه مدت زمان ساخت، تنفس و بازپرداخت
هریک از طرحها از زمانهاي تعیین شده بیشتر باشد، نرخ سود تسهیلات در مدت زمان اضافه شده، مطابق نرخ مصوب شوراي پول و اعتبار

محاسبه خواهد شد.



بهره برداري از 8 طرح تعاونی روستایی در استان

منبع: روزنامه نصف جهانشماره خبر:  478  |  تاریخ: 1400/11/21

مدیر سازمان تعاون روستایی استان اصفهان از آغاز بهره برداري 8 طرح تعاونی روستایی در پنج شهرستان استان به مناسبت دهه

 
مبارك فجر خبر داد. 

محسن حاج عابدي گفت: 8 طرح تعاونی روستایی در شهرستان هاي نطنز، لنجان، آران و بیدگل، فلاورجان و اصفهان در بخش هاي پرورش

دام، تولیدي و خدماتی ایجاد و راه اندازي شده است.  

اجراي طرح هاي یا شده بالغ بر 13.8 میلیارد تومان هزینه داشت که افزون بر 90 درصد این رقم از سوي بخش خصوصی سرمایه گذاري شد

و مابقی از اعتبارات استانی تخصیص یافت.  

 
افتتاح این طرح ها، اشتغال زایی مستقیم حدود 30 نفر را در پی داشت. 

او به طرح پرورش دام اتحادیه شرکت هاي تعاونی روستایی نطنز به عنوان یکی از طرح هاي خوب امسال اشاره کردو گفت: این مجموعه

 
ظرفیت پرورش یک هزار راس دام را دارد. 

به گفته مدیر سازمان تعاون روستایی استان اصفهان توسعه ایستگاه شیر شرکت تعاونی کشاورزي دامداران لنجان، ساختمان اداري شرکت
تعاونی کشاورزي دامداران نوش آباد آران و بیدگل، انبار شرکت تعاونی کشاورزي دامداران، کارخانه تولید خوراك دام شرکت تعاونی
کشاورزي دامداران و شرکت تعاونی کشاورزي دامداران فلاورجان باسکول شرکت تعاونی روستایی مهرایران و توسعه ساختمان اداري شرکت

تعاونی روستایی مهرایران اصفهان دیگر طرح هاي دهه فجر امسال است.  

استان اصفهان با داشتن 568 هزار هکتار اراضی کشاورزي معادل پنج درصد از مساحت استان، 3.5 درصد از اراضی کشاورزي کشور را به
خود اختصاص داده است.



وقتی کارآفرینی تمام زندگی ات می شود

منبع: افرنگ خبرشماره خبر:  479  |  تاریخ: 1400/11/21

یک زن کارآفرین که در کنار مشقات زندگی به شغل خود پرداخته و با سختی هاي کاري، سبک زندگی خود را شکل داده است.

یک زن کارآفرین که در کنار مشقات زندگی به شغل خود پرداخته و با

 
سختی هاي کاري، سبک زندگی خود را شکل داده است. 

به گزارش افرنگ خبر /کارآفرینی فی نفسه پیچیده است. شروع کردن هر
کاري سختی دارد و این مسیر براي خانم ها سخت تر می شود، زمانی که
علاوه بر خلقت و فطرت زن که رویی متفاوت در مبارزه با زندگی دارد باید در
نظر گرفت تا اینکه در گیر و گورهاي ادارات ما کمتر خانم براي کارآفرینی
وارد اقدامات اجرایی می شود و کار را خودش در دست می گیرد. بروکراسی

 
ها و رفت و آمدهاي ادارات هم یک طرف، قوانین هم کمی سنگ جلوي پاي خانم هاست. 

تیر و مرداد 98 بود که مریم طالع از پروژه دکتراي خود دفاع کرد و در انتهاي کارهاي پروژه بود که از دانشگاه بیرمنگام پذیرش گرفت. هر
چه به شهریور نزدیک می شد، چمدانی که کنار اتاق قرار داده بود پرتر می شد و برنامه هاي ذهن مریم را بیشتر از پیش به سمت سفر پیش
رو می برد. با تمام مشغله ها به دیدار با دوستان می رفت و به تماس رفقایش جواب می داد چون پیش خود می گفت که شاید دیگر فرصتی
براي ارتباط با آن ها نداشته باشم. بعد از خوش و بش و چاق سلامتی، صحبت ها که گرم گرفت از وضعیت نامناسب آموزش در مدارس
استان سیستان و بلوچستان گفت و اینکه دارد دنبال معلم هایی می گردد که براي آن ها تدریس داشته باشند. تلفن که قطع شد چنان ذهن
مریم درگیر بود که براي راه حل این کار نتوانست به صبح برسد. تمام فکر و ذکرش این بود که راه هاي مختلف را براي رساندن اطلاعات
کتاب هاي درسی به این بچه ها بررسی کند. اگر می شد که بدون حضور آنلاین معلم در پشت خط، دانش آموزان به درسشان برسد و از

 
آموزش عقب نمانند. که فکري به سرش زد...! 

به حدي مشغول کار خودش و لپ تاپ و جلسات است که نمی داند ساعت چند است. مریم طالع مدیر استارت آپی با نام «سبین» است، از
5 صبح که بیدار می شود به گفته خودش با همان چشمان بسته دنبال لپ تاپش می گردد و بعد از روشن شدن نور لپ تاپ است که انرژي
چشمانش کرکره نگاهش را بالا می کشد. بعد از یکی دو ساعت کار، به سرعت خود را به دفتر کارش می رساند و براي یک روز پرمشغله
برنامه خود را چک می کند. تا ساعت 19 در دفتر مشغول است و بعد از آن با فکري مملو از کارهاي کرده و نکرده به سمت خانه مسیر را کج
می کند. مشغول کار و لپ تاپ و جلسه تا زمانی که ساعت گوشی اش زنگ را به صدا درآورد. مریم براي این که بداند زمان، به ساعت خواب
رسیده آلارم می گذارد چون وقتی مشغول کارش است، چنان گرم برنامه و جلسه و دغدغه ها می شود که فراموش می کند ساعت چند
است. ایامی که ساعت را کوك نکرده براي 12 شب، وقتی به خودش می آید که 4 صبح شده و زمانی براي خواب ندارد. اما با همه این
سختی ها سبک زندگی اش را به گونه اي چیده است که از کارش عقب نماند و زندگی را این گونه بپذیرد. استارت آپ مسیري است که

 
انتخاب مریم بود. 

 
هم روسري و هم بالش 

یادم هست که جلسه اي بود و روز قبل از آن جراحی اي داشتم که براي من نشستن سخت بود. براي نشستن یک بالش را پشتم به گونه اي
قرار داده بودم که بتوانم درد را تحمل کنم و در عین حال در تصویر معلوم نباشد. جلسه شروع شد و هر چهار نفر ما دوربین و میکروفون مان



روشن بود. یادم هست که آخرین نفر نوبت من شد و از کنترل خودم داشتم خسته می شدم. درد در وجودم پیچیده بود و من براي شرکت
در این جلسه که روزشماري کرده بودم، داشتم کم می آوردم. شروع به صحبت کردم اما جانی در بدن نداشتم و درد امانم را بریده بود. حین
صحبت متوجه شدم که روسري ام دارد لیز می خورد. براي کنترل لیز نخوردن روسري ام مجبور شدم کمی تکان بخورم. بالشم لیز خورد.
بالشم را جابجا کردم و همزمان صحبت می کردم. روسري کج شد. کلافه شدم. لپ تاپ که روي پایم بود را نمی توانستم جابه جا کنم و
درگیر بالش و روسري بودم. درد را نمی توانستم فراموش کنم ولی بالش را چرا. دلم را یک دل کردم و دستم را از بالا بردم پشت سرم که
بالش را از پشتم بردارم که بعد روسري ام را فیکس کنم تا آرام بگیرم. تمام قدرت داشته و نداشته ام را در دستانم متمرکز کردم و در یک
لحظه که در ذهنم مرور کردم یک...دو...سه ... ناگهان بالش را از بالاي سرم کشیدم و سمت پشت لپ تاپ پرت کردم. اي دل غافل! آمدم از
چاله در بیایم، افتادم در چاه. حالا هم بالش را پرت کردم و هم روسري را. خدا را شکر که آقایان هر سه تاي شان اتاق جلسه را بستند و من
کمتر خجالت زده شدم. البته بعداً که موضوع را متوجه شدند به من ناراحتی کردند که می گفتید جلسه را عقب بیاندازیم. اما من می دانستم

در عالم کاري من دیگر فرصتی پیدا نمی شود و اگر بخواهم جلسه را به زمان دیگري موکول کنم باید یک جلسه دومی را عقب بیاندازم.  

 
دست پختم خوب است اگر وقت کنم 

نخود و لوبیا از اصلی ترین مواد مصرفی خانه من است. در ایامی که فرصت دارم به اندازه یک هفته آش یا خوراك لوبیا می پزم و طی یک
هفته همان را می خورم. اگر هم غذا نداشته باشم چون کمتر می شود که فرصت طبخ غذا داشته باشم. شام من نان و پنیر و خرماست. کلاً
خیلی فرصت ایستادن پاي گاز ندارم. قوت غالبم اگر خوراکی هاي مذکور نباشد، سیب است. همیشه سیب دارم و اگر احساس گرسنگی کنم

یک سیب تمام انرژي از دست رفته ام را جبران می کند. دست پخت خوبی دارم اما فرصت پخت و پز پیدا نمی کنم.  

 
همه فکر می کردند افسرده شده ام 

هر چند وقت یک بار دوستانم دور هم که جمع می شوند به من هم پیام می دهند که بروم. من هم هر بار به ایشان می گویم می روم و در
روز موعود برایم کاري پیش می آید و نمی روم. بعد از پشت سر گذاشتن ایام سخت کاري خسته بودم. همکارانم می گفتند انگار مشکلی
پیش آمده، چرا این طور شده اید؟ فکر می کردند افسرده شده ام. گفتم نه نگران نباشید مسئله اي نیست. ولی خودم می دانستم که از فشار
کاري خسته شده ام و در خودم نیاز به استراحت را ضروري می دیدم. در گروه دوستانم پیام دادم بچه ها جمعه باغ فردوس؟ من تابه حال
باغ فردوس را ندیده بودم و تعریفش را زیاد شنیده بودم. همه خندیدند و من را مسخره کردند. گفتند: «الکی می گویی. تو که نمیاي. همه
مون جمع می شیم ولی خودت نمیاي.» ته دلم گفتم: «از من که خبر ندارید. این کار دواي درد من است.» از پنج شنبه شب براي خودم
خط و نشان می کشیدم و می گفتم حق نداري به کار فکر کنی. جمعه صبح که بیدار شدم، دستم رفت سمت لپ تاپ. خودم را نگه داشتم:
«نه مریم، امروز حق نداري سمت کار بري.» بلند شدم و اول از کارهاي خانه شروع کردم. لباس ها را شستم. جارو و دستمال و نظافت همه
جا که وقتی برمی گردم حال خوبی باشد. من براي صبحانه می خواستم خودم را حلیم مهمان کنم اما عصرانه حلیم خوردم. به جایش در
لحظه به لحظه تفریحم به فکر خودم بودم. تلفن پاسخ نمی دادم و با اینکه هیچ کدام از دوستانم را بجز یک نفر، نتوانستم در کنار خودم
داشته باشم، نگذاشتم روز استراحتم خراب شود. همراه با دوستم تا شب گشتیم و حسابی هوایم عوض شد. شب نفهمیدم چه زمانی چشمانم
را خواب برد. اما می دانم که صبح شنبه، مریم همیشگی بودم و انرژي مضاعفی درونم حس کردم. من نیاز داشتم خودم را شارژ کنم و انرژي

 
گذشته را بازیابی کنم. و این کار را کردم و شد و حظش را هم بردم. 

 
آئینه اي که سه ماه آویزان بود 

داشتم رانندگی می کردم که یک موتوري ناگهان به آئینه سمت راننده خودروي من اصابت کرد و آئینه ماشینم روي یک سیم آویزان شد. به
یاد دارم در حدي زمان خالی براي تعمیر ماشینم نداشتم که سه ماه با همان آئینه رانندگی می کردم و براي این که مشکلی در دید من
نباشد آئینه جلو را به گونه اي تنظیم می کردم که به سختی بخشی از کار آئینه بغل سمت راننده را هم از آن بکشم. دوستی یک بار در این
ایام در کنارم داخل ماشین نشسته بود. جایی کار داشتم و پیاده شدیم. دوستم گفت تعمیرگاه این کنار هست ماشین را بدهیم تا کارمان



انجام می شود، آئینه را درست کند. خلاصه این که کار من در حدي زمانم را می گیرد که براي این موضوع هم وقت ندارم. آئینه بغل ماشین

 
ما بعد از سه ماه درست شد. 

شلغم خوب را نمی شناسم  

لیست در دستم بود و سمت میوه فروشی می رفتم. اما همزمان داشتم در جلسه صوتی با تلفن همراهم شرکت می کردم. با جدیت در مورد
قیمت چانه می زدم و حرکات دستم و حال صورتم خیلی جدي بود. لباس اسپورت تنم، با صدا و حرکات و استایل جلسه اداري ام نمی
خواند. کارگر میوه فروشی با تعجب مات من بود. این خانم با این مدل لحن کلام، چه کار دارد؟ سمت هندوانه ها بودم و داشتم با ضربه روي
هندوانه ها، یک عدد خوبش را جدا می کردم. غرق جلسه بودم اما در چه حالی؟ نایلون حاوي نان را با آرنج چپم به پهلو می فشردم و گوشی
را با شانه راستم به گوشم قفل کرده بودم. هر دو دستم روي هندوانه بود. تلفنم همین جا پایان یافت اما نگاه کارگر میوه فروشی هنوز به من
دوخته بود. چنان با بهت نگاه می کرد که نگو. چون می دانستم دلیل تعجبش چیست خواستم حواسش را پرت کنم. گفتم من شلغم خوب را
نمی شناسم، اگر می شود به من شلغم بدهید. گفت خانم شلغم خوب!؟ گفتم من از شاخصه هاي شلغم چیزي نمی دانم. فقط چند شلغم را

 
داخل نایلون گذاشت و به من داد. من در تمام مراحل زندگی ام درگیر کار هستم! 

 
درد دل 

من براي رسیدن به مراحل بالاتر کاري تلاش زیادي می کنم و این که در هر مرحله اي باید زن بودنم را به من یادآوري کنند برایم سخت
است. مخصوصاً این که من در محیط آکادمیک تجربیات کار را بیشتر دارم تا این محیط. حال آنکه محیط آکادمیک بین زن و مرد تفاوتی
قائل نمی شود و تنها خروجی مهم است. اما این مدت که در فضاي بیزینسی وارد شدم، مواجهه با افراد مختلف دائماً به من زن بودنم را
یادآور می شود. من از کودکی براي زن بودنم حس ضعفی نداشتم اما الان حتی با مشتري هایم هم این تجربه را دارم که هنگام مواجهه با

یک مدیر خانم، رفتاري متفاوت از خود نشان می دهند.



رسیدگی به مناطق کمتر توسعه یافته اولویت دولت سیزدهم

منبع: روزنامه نصف جهانشماره خبر:  480  |  تاریخ: 1400/11/21

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري اصفهان در مراسم افتتاح طرح هاي عمرانی سمیرم گفت: یکی از اولویت هاي مهم در دولت

 
سیزدهم رسیدگی به مناطق کمتر توسعه یافته است. 

امیررضا نقش معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري اصفهان در مراسم افتتاح طرح هاي عمرانی، اظهار داشت: تکمیل طرح هاي نیمه
تمام سال هاي گذشته و توجه به مسئله اشتغال زایی و کارآفرینی در دستور کار همه بخش هاي اقتصادي و خدماتی است که با حمایت

بانک ها حدود یک هزار و 600 طرح نیمه تمام شناسایی شده که امید است به چرخه کار، تولید و اشتغال وارد شوند.  

وي افزود: تکمیل طرح هاي نیمه تمام در همه شهرستان هاي استان می تواند براي حدود 80 هزار نفر شغل پایدار ایجاد کند که تا زمان
حاضر براي 82 طرح تولیدي حدود 24 هزار میلیارد ریال تسهیلات تخصیص داده شده است و با بهره برداري آن ها در چند ماه آینده براي

 
بیش از 2 هزار نفر ایجاد اشتغال می شود. 

 
نقش خاطرنشان کرد: یکی از اولویت هاي مهم در دولت سیزدهم رسیدگی به مناطق کمتر توسعه یافته است. 

مراد الیاس پور فرماندار سمیرم تصریح کرد: ده طرح عمرانی و تولیدي به مناسبت ایام االله دهه فجر در شهرستان سمیرم بااعتباري بالغ بر

 
700 میلیارد تومان از اعتبارات دولتی و بخش خصوصی افتتاح و به بهره برداري رسید. 

وي بیان کرد: این طرح ها شامل مرغداري گوشتی 20 هزار قطعه اي بخش وردشت، سردخانه معین سام آرام سمیرم با ظرفیت 5 هزار تن،
طرح آبیاري تحت فشار مزرعه سهران شهر حنا به مساحت 278 هکتار، چمن مصنوعی روستاي گل افشان بخش مرکزي سمیرم، خانه
صنایع دستی شهر سمیرم، دوربین هاي پایش تصویري چهار روستاي گل افشان، گرموك هست و چشمه خونی بخش مرکزي سمیرم، خانه

 
صنایع دستی روستاي نرمه، خانه بوم گردي امیر عطا خان روستاي نرمه، دبیرخانه روستاي بافته هاي داري روستاي مهرگرد می باشد. 

الیاس پور خاطرنشان کرد: در سردخانه معین سام آرام 7 نفر به صورت مستقیم و 150 نفر به صورت غیرمستقیم مشغول بکار می شوند و در
طرح آبیاري تحت فشار مزرعه سهران 150 خانوار از این طرح بهره مند و اشتغال پایدار براي این خانوارها ایجاد شد.



رگولاتور محتاط است / نمی توانیم در کشور داروي جدید ثبت کنیم

منبع: آناشماره خبر:  481  |  تاریخ: 1400/11/21

مدیر شرکت تولیدکننده واکسن ایرانی گفت:رگولاتور محتاط است و نمی توانیم در کشور داروي جدید ثبت کنیم.

 
مدیر شرکت تولیدکننده واکسن ایرانی گفت:رگولاتور محتاط است و نمی توانیم در کشور داروي جدید ثبت کنیم. 

به گزارش خبرنگار گروه علم و فناوري خبرگزاري آنا، امیرحسین
عبدالغفاري، مدیر عامل شرکت تولید واکسن و وحید خدامی، مدیر
شرکت تولیدکننده واکسن ایرانی در برنامه «رستانو» به تهیه
کنندگی حلیه صبورنژاد با موضوع چشم انداز اقتصاد زیستی کشور
حضور یافتند. در این برنامه که توسط ستاد توسعه زیست فناوري
معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري، در گروه دانش شبکه چهار

سیما تهیه شده، به مقوله «تولید واکسن ایرانی» پرداخته شد.  

در ابتداي این برنامه امیرحسین عبدالغفاري مدیر عامل شرکت تولید واکسن در رابطه با سابقه واکسن سازي ایران گفت: مشکلی که وجود
داشته این است که در طی گذر این سال ها متاسفانه پلتفرم ها بر اساس واکسن هاي جدید و زیرساخت هایی که براي آمادگی تولید واکسن

 
هاي جدید لازم است، پیشرفت نکرده و اساساً شاید طی این سال ها دغدغه کشور نبوده که در حوزه واکسن سرمایه گذاري کند. 

وي تاکید کرد: شاید در ساختارهاي دولتی، ایجاد چنین ساختارها و پلتفرم هایی و اصولاً تغییر سخت باشد و عملاً این روند باعث شده که
داراي زیرساخت هاي لازم براي ورود تکنولوژي هاي جدید در حوزه واکسن در کشور نباشیم. این موضوع خودش را در پاندمی کووید نشان
داد. نهایتا ما توانستیم تولید کنیم، اما به دلیل ضعف هاي ساختاري و زیرساخت هایی که داشتیم روند خیلی طولانی شد و مشکلات زیادي

 
را به وجود آورد. البته مسائلی از قبیل تحریم ها که مشکلات خاص کشور ماست، هم در بروز این مشکلات بی تاثیر نیست. 

وحید خدامی، مدیر شرکت تولیدکننده واکسن ایرانی کرونا مبتنی بر «Mrna» نیز از دیگر میهمانان این برنامه با بیان این که فناوري
Mrna یک فناوري بسیار جدید است، گفت: عموم مردم دنیا چیزي در حدود دو سال است که به واسطه واکسن هاي کرونا با این فناوري
آشنا شده است، ولی شاید براي بینندگان این برنامه جالب باشد که بیش از چهار سال است که در ایران به طور جدي مشغول این فناوري
هستیم. از ابتداي پاندمی کووید و هنگامی که شرکت هاي مطرح مثل شرکت مادرنا در ژانویه سال 2020 که حدود یک ماه از شناخت ژنوم

 
ویروس کرونا گذشته بود، اقدام به توسعه واکسن مبتنی بر mrna براي مقابله با کووید کردند، ما نیز دست به کار شدیم. 

وي تاکید کرد: ما تیم خود را در 20 بهمن 98 تشکیل دادیم. ده روز پیش از آن که اولین نمونه کرونا در ایران اعلام شد و از آن زمان
تاکنون مشغول این فناوري هستیم و سعی کردیم تمام مراحل را بسیار علمی، دقیق و قانونی جلو ببریم. بر اساس داده هاي موجود، ما
نخستین تیمی هستیم که کار واکسن کرونا را در ایران شروع کردیم و گواهی کد اخلاق آزمایش هاي حیوانی گرفتیم. چراکه، همواره سعی

کردیم بر مبناي مقررات فعالیت کنیم.  

خدامی خاطرنشان کرد: در ابتدا نسبت به این فناوري در کل کشور با دیده تردید نگاه می شد؛ خاطرم هست که وقتی می گفتم واکسن هاي
مبتنی بر mRNA نخستین واکسن هایی خواهند بود که مجوز می گیرند، تقریباً کسی نبود که باور کند. این بر اساس حدود 12 سال



فعالیتی بود که من در ایران و آمریکا داشتم و شناخت داشتم که این فعالیت در دنیا در حال انجام است. ماه گذشته بود که انجمن هاي
ویروس شناسی و ایمونولوژي به طور مجزا به وزارت بهداشت نامه دادند که این واکسن ها بهترین واکسن براي کووید است و بهتر است کشور

 
آن را تأمین کند، حالا یا باید از طریق واردات تأمین شود یا باید تولید داخل شود. 

وي افزود: من با افتخار می گویم که ما جوانب مختلف این فناوري را با توجه به توان داخلی و تلاش نخبگانی که خیلی از آن ها رتبه هاي
برتر کنکور بوده و از نقاط مختلف دنیا به جمع ما پیوسته بودند، بررسی کرده و کارهاي بسیار چشمگیري انجام دادیم. اما به دلیل رویکردي
که داشتیم در این موارد اطلاع رسانی نکردیم، اما کارهاي بسیار بزرگی انجام شد. به هرحال، به دلیل مشکلات بسیار نتوانستیم این واکسن را
وارد فاز کلینیکال و فاز کارآزمایی بالینی بکنیم. اما، هر سویه اي که آمد به دلیل قابلیت این فناوري واکسن آن را درست کردیم و الان سویه

 
امُیکرون را آماده داریم. 

عبدالغفاري پیرامون نقش رگولاتوري در این حوزه، گفت: نهاد رگولاتور حق دارد بازرسی ها و رصد خود را انجام دهد و فعالیت شرکت هاي
واکسن سازي را که می خواهند، واکسن خود را به بازار عرضه کنند رصد کند. واقعیت این است که همه شرکت ها توقع دارند رگولاتور با آن
ها همراهی کند. به هر حال شرایط خاصی است به خصوص در مورد واکسن کرونا یک جاهایی این همراهی وجود دارد و یک جاهایی هم

 
سخت گیري انجام می شود. 

وي ادامه داد: در حوزه رگولاتوري هم بحث دانش مطرح است و هم بحث قواعد و قوانین و هم بحث روندها، بعضی مواقع نیازمند یک رابطه
دو طرفه بین تولیدکننده و نهاد رگولاتور هستیم که اگر ایرادي هم وجود دارد رگولاتور به تولیدکننده راهکار بدهد تا مشکل حل شود. بدون

راهکار نمی توان کار را به خوبی پیش برد.  

خدامی نیز در پاسخ به این سوال مجري برنامه مبنی بر این که رگولاتور چه کند که در عین این که به وظیفه اش که تضمین سلامت مردم
است، عمل کند، گفت: واضح است که در مسئله واکسن نقش رگولاتوري بسیار مهم و حیاتی است. چون واکسن براي افراد سالم و در پهنه
بسیار وسیع به وسعت یک کشور و کل دنیا استفاده می شود، نقش رگولاتوري بسیار مهم می شود. نکته اي که در این میان حائز اهمیت
است این است که نباید به این نقش یک سویه نگاه شود. مثلا ما جلوي یک واکسنی که ممکن است عوارضی داشته باشد را می گیریم، چون
ممکن است باعث ایجاد مخاطرات و خداي نکرده مرگ ومیر شود؛ اما از سوي دیگر، وقتی یک بیماري تلفات میلیونی می دهد، در اینجا تعلل

براي تسهیل روند رسیدن یک واکسن به مقصود با همان خطر اول برابري می کند.  

این پژوهشگر ایرانی ادامه داد: البته در سبک و سیاق مدیریتی ایران، نوع نخست را می توان کشف و توبیخ کرد و نوع دوم را نه؛ به همین
خاطر سازمان رگولاتوري محتاط می شود و سعی می کند تا جایی که می تواند به ویژه در مورد فناوري هاي جدید نه بگوید، به این دلیل

 
که نکند اشتباهی رخ دهد. 

وي تصریح کرد: از زمانی که شرکت مادرنا اقدام به تولید واکسن کرد، یعنی از زمانی که ژنوم کووید کشف شد تا زمانی که واکسن تولید شد،
تنها 42 روز طول کشید. فقط 20 روز طول کشید تا سازمان رگولاتوري به آن ها مجوز دهد و به اولین فرد آن را تزریق کنند؛ چون سازمان
رگولاتوري از قبل با این ها همراه بود، کارگروه تشکیل داده بودند و ایمیل هاي شبانه که پیرامون این مقوله بینشان رد و بدل شده، موجود
است. 24 ساعته و در تمام طول هفته همکاري کردند و این کار را به صورت یک پروژه مشترك دیدند، ظرف مدت 10 ماه این واکسن تمام
فازهاي مختلف خود را طی کرد و در ابعاد وسیع توزیع شد که در دنیا بی سابقه بود. ما همچنین انتظاري را از سازمان رگولاتوري خودمان

 
داشته و داریم؛ گرچه خیلی راه داریم به آن برسیم. 

عبدالغفاري نیز در ادامه پیرامون مدل مطلوب تعامل حاکمیت با تولیدکننده واکسن، اظهار کرد: واقعیت این است که ورود حاکمیت و بخش
دولتی به حوزه تولید جواب خوبی نداده و سابقه خوبی ندارد؛ اما در بخش خصوصی این کار با شتاب بیشتر و کیفیت بهتري صورت می گیرد.



وي خاطرنشان کرد: براي بخش خصوصی بحث کیفیت و رقابت اهمیت دارد و حاکمیت هم باید بتواند ضمن اعمال نظارت، این مهم را به سر
منزل مقصود برساند. در حوزه واکسن به طور خاص، باید بتواند با پیش خرید، حمایت در تامین مواد اولیه، بحث هاي ارزي و گمرکی به

 
شرکت ها کمک کند. 

عبدالغفاري بیان کرد: بخش خصوصی به یک منبع لایتناهی متصل نیست و برایش مهم است کار را به نتیجه برساند. گمان می کنم توجه به
کارآفرینی و سرمایه گذاري روي بخش خصوصی طی چند سال گذشته، امتحان خود را پس داده است. مثلا مجموعه ما با ایجاد واکسن ها و
تکنولوژي هاي جدیدي به این حوزه وارد شده و با تولید واکسن HPV در شرکت خود موفق شدیم، ایران را به عنوان سومین کشور
تولیدکننده واکسن HPV در جهان مطرح کنیم. در حوزه صادرات هم از برخی از کشورها از جمله جنوب شرق آسیا درخواست هایی مطرح
شده و در حال مذاکره هستیم، اما موردي که وجود دارد این است که باید بتوانیم اول بازار داخل را تامین کنیم و بعد به سمت صادرات

 
برویم. 

خدامی نیز عنوان کرد: با استناد به صحبت هاي برخی از مسئولان سازمان غذا و دارو در سال هاي گذشته، که گفتند در ایران تاکنون داروي
جدیدي را ثبت نکردیم، باید بپرسیم با توجه به آمار و دستاوردهاي شرکت هاي ایرانی چرا این اتفاق می افتد؟ وقتی فناوري به ما این قدرت
و سرعت را می دهد که براي اولین بار بتوانیم در ایران یک داروي جدیدي ثبت کنیم، چرا نمی شود؟ به نظر می آید سازمان غذا و دارو به

دلایلی نسبت به فناوري هاي جدید بسیار محتاط رفتار می کند و عملا ثبت داروهاي جدید را تبدیل به امر غیر ممکن می کند.  

وي ادامه داد: در چنین شرایطی اگر من تولیدکننده بخواهم این کار را ادامه بدهم، باید دارویی را که افتخار می کنم همه مراحل آن را در

ایران توسعه دادیم، در یک کشور دیگر ثبت کنم و محصول آن را براي هموطنان مان بیاورم.  

عبدالغفاري در ادامه پیرامون صادرات واکسن گفت: تولید واکسن با فناوري هاي نو، در کشور تازه پا گرفته است و در وهله نخست تعهد ما
این است که بازار داخل را تامین کنیم. اما می توانیم براي صادرات هم برنامه ریزي کنیم؛ در گذشته در حوزه بیوتک این اتفاق افتاده و ما به
کشورهاي اروپایی هم صادرات داشتیم. در حوزه واکسن هم باید بتوانیم بر اساس استانداردهاي رگولاتوري هر کشوري مجوز دریافت کنیم و
با استانداردهاي جهانی به سایر کشورها هم ورود کنیم. امیدواریم که بتوانیم هم بازار کشور و هم منطقه را تامین کنیم و هم صادرات واکسن

 
را نیز گسترش دهیم. 

انتهاي پیام/3004/



بودجه ویژه اي را براي جبران عقب ماندگی ابتدایی ها درنظر گرفته ایم

منبع: پاناشماره خبر:  482  |  تاریخ: 1400/11/21

تهران (پانا) _ وزیر آموزش و پرورش در نشست صمیمی با دانش آموزان شهرستان هاي ورامین، پیشوا، قرچک و بخش جوادآباد با
اشاره به وضعیت دانش آموزان در شرایط آموزش مجازي گفت بودجه ویژه اي براي دانش آموزان مخصوصاً در حوزه ابتدایی و کلاس

اول در نظر گرفته شده است تا این عقب ماندگی جبران شود.

 
 

تهران (پانا) _ وزیر آموزش و پرورش در نشست صمیمی با دانش آموزان شهرستان هاي ورامین، پیشوا، قرچک و بخش جوادآباد با اشاره به
وضعیت دانش آموزان در شرایط آموزش مجازي گفت بودجه ویژه اي براي دانش آموزان مخصوصاً در حوزه ابتدایی و کلاس اول در نظر

گرفته شده است تا این عقب ماندگی جبران شود.  

یوسف نوري وزیر آموزش و پرورش در نشست صمیمی با دانش آموزان شهرستان هاي ورامین، پیشوا، قرچک و بخش جواد آباد با تبریک ایام
االله دهه مبارکه فجر و گرامیداشت یاد و خاطره معلمان و دانش آموزان شهید این مناطق عنوان کرد: در نظام جمهوري اسلامی بزرگترین

سرمایه آموزش و پرورش دانش آموزان و معلمان هستند.  

وي تصریح کرد: دانش آموزان نباید استرس کنکور را داشته باشند و باید بر اساس میزان توانایی، میل و رغبتی که دارند در زمینه هاي

اقتصادي، هنري، علمی و ... کارآفرین باشند.  

این مقام مسئول گفت: جمعیت دانش آموزي شهرستان هاي استان تهران برخلاف رشد جمعیت کشور همیشه رو به رشد است و ما سعی بر

آن داریم تا بخشی از مشکلات را با امکانات دولتی و بخشی را هم از طریق خیرین حل کنیم.  

 
وي عنوان کرد: یکی از ارکان کاري ما جوان سازي وزارت خانه براي همسویی با برنامه هاي پیش رو است. 

نوري افزود: با وجود تحمیل شدن جنگ 8 ساله و تحریم هاي اقتصادي از سال 1357 تا کنون با هدایت حضرت امام خمینی(ره) و مقام

 
معظم رهبري، نرخ سرانه دانش آموزي از 1.5 به 5.2 متر مربع به ازاي هر دانش آموز رسیده است. 

این مقام مسئول همچنین گفت: ما در المپیاد هاي دانش آموزي در سطح جهان جز شاخص ترین کشورها هستیم به گونه اي که در اکثر



 
رشته ها، دانش آموزان ما در صدر سکوهاي جهانی قرار گرفته اند. 

وي با اشاره به وضعیت تحصیلی دانش آموزان در شرایط آموزش مجازي عنوان کرد: دانش آموزان در فضاي مجازي عمیقاً یاد نمی گیرند و

 
در این شرایط باید خود دانش آموزان تلاش جدي تري داشته باشند. 

وي گفت در همین راستا بودجه ویژه اي را براي دانش آموزان مخصوصاً در حوزه ابتدایی و کلاس اول در نظر گرفته ایم تا این عقب ماندگی

 
جبران شود. 

در ادامه این نشست دانش آموزان با بیان مسائلی در خصوص تجهیز مدارس، استفاده از ظرفیت دانش آموزان نخبه، مسائل آموزشی اتباع،
تقویت طرح شهید بهنام محمدي، کنکور، رعایت عدالت آموزشی، مشکلات دانش آموزان اتباع اشاره کردند و وزیر آموزش و پرورش در این

 
خصوص با آنها به بحث و گفتگو پرداخت. 

 
 

یوسف نوري کارآفرینی پیشوا



بازار کم رمق شرکت هاي ساختمانی در بورس

منبع: چابک آنلاینشماره خبر:  483  |  تاریخ: 1400/11/21

پیش از تحلیل تکنیکال یا بنیادي در صنعت ساختمان و انبوه سازي، نیازمند این درك هستیم که شرکت هایی از این صنعت که در
بازار سرمایه هستند، آنقدر کم تراکنش هستند که در بعد کلان اقتصادي دماسنج این صنعت به شمار نمی روند.

 
نویسنده: حسن بان 

پیش از تحلیل تکنیکال یا بنیادي در صنعت ساختمان و انبوه
سازي، نیازمند این درك هستیم که شرکت هایی از این صنعت که
در بازار سرمایه هستند، آنقدر کم تراکنش هستند که در بعد کلان

اقتصادي دماسنج این صنعت به شمار نمی روند.  

فارغ از اینکه نامی از رهبران تأثیر گذار صنعت ساخت و انبوه سازي
در بورس به چشم نمی خورد، که بازار سرمایه بجز شرکت هاي
سهامی عام ساختمانی، ابزارهاي دیگري براي تأمین مالی ساخت و یا
خرید املاك در دست دارد که عمده فعالین صنعت از آنها بی خبرند.

از جمله ابزارها و نهادهاي بازار سرمایه در تأمین مالی ساخت و یا
خرید املاك (مسکونی، تجاري و صنعتی) می توان به موارد زیر
اشاره کرد: (1) صندوق پروژه ها (2) صندوق هاي ساخت زمین و

ساختمان (3) (Fund) صندوق هاي امنایی خرید و اجاره ساختمان (4) (REITs) صندوق هاي خصوصی املاك و مستغلات (PE) و (5)

 
اوراق سلف در بورس کالا. 

براستی چرا وضعیت صنعت ساختمان و انبوه سازي در بازار سرمایه خوب نیست.؟  

با نگاهی به وضعیت بازار، مشخص می شود که همه توان بازار سرمایه فقط در شرکت هاي سهامی عام پیمانکاري و سرمایه گذاري ساختمان

 
متمرکز نیست. 

 
بازار سرمایه نیاز به بلوغ بیشتر در تنوع ابزارها و نهادهاي مربوطه در صنعت انبوه سازي دارد. 

رکود اقتصادي و تورم باعث شده تا قدرت خرید بالقوه محصولات این شرکت ها کاهش یابد و نوسان در هزینه تمام شده پروژه ها، اقتصادي

 
بودن طرح هاي مسکن را زیر سؤال می برد. 

مدیران این صنعت در بورس ترجیح داده اند تا حد ممکن، پروژه جدیدي را تعریف نکنند هرچند که حسابداري این شرکت ها چندان شفاف
نبوده و هزینه هاي جانبی سربار شده، سود پروژه ها را هم می خورد. بنابراین، سرمایه گذاران نهادي علاقه اي به این شرکت ها نداشته و
ترجیح می دهند خارج از بورس، وارد ساخت و ساز شوند و سرمایه گذاران حقیقی هم از حاشیه سود رقیق این شرکت ها، تحریک نمی

 
شوند. 



 
بنابراین شرکت هاي این صنعت حتی نمی توانند از افزایش سرمایه براي پروژه هاي آتی منتفع شوند و سود شیرینی هم براي توزیع ندارند. 

از منظر جریان هاي کلان اقتصادي در هشت سال گذشته، محرکی از سمت دولت براي تشویق در صنعت انبوه سازي رخ نداده و مدیران این
شرکت ها نمی توانستند پروژه اقتصادي تعریف کنند و جریان آب پر فشار دو دهه قبل، به جریان راکدي در دهه قبل تبدیل شد که قایق

 
بسیاري از شرکت هاي این صنعت را به گل نشاند. 

شرکت هاي این صنعت اکثراً ماهیت پیمانکاري دارند، بنابراین دارایی ارزنده و یا تولید مستمر ندارند.  

مبحث مالی در این شرکت ها از نوع و ذات project finance است که امید می رود بورس تهران و فرابورس در شیوه هاي مرسوم خود
در پذیرش این شرکت ها اصلاحاتی را انجام دهند تا زمینه حضور بزرگان این صنعت که خارج از بازار سرمایه فعالیت می کنند فراهم شود و

 
آنها بتوانند رونقی به این صنعت بدهند. 

حال با توجه به اینکه یکی از شعارهاي دولت جدید ساخت 4میلیون واحد مسکونی در طول چهار سال بوده، به نظر می رسد آب در این

 
صنعت به جریان خواهد افتاد، بنابراین مدیران سنتی این صنعت نیاز براي به روز رسانی در شیوه هاي تأمین مالی و پیش فروش دارند. 

پیشنهاد می شود مدیران این صنعت که سهم به سزایی در نرخ اشتغال خواهند داشت، با شرکاي خارجی، قرارداد شراکت و انتقال تکنولوژي
انجام داده و تأمین مالی ساخت این موارد را از بازار سرمایه انجام دهند، تا ضمن استناد به قانون حداکثر استفاده از ظرفیت و توان داخلی، به

 
نوسازي و احیاي سازمان خویش بپردازند. 

دبیر کمیته مؤسسان بورس املاك ایران



امکان مجدد ثبت نام براي جاماندگان کنکور

منبع: خبر داغشماره خبر:  484  |  تاریخ: 1400/11/21

امکان ثبت نام در آزمون سراسري سال 1401 دانشگاه ها براي جاماندگان این آزمون در اسفند ماه جاري فراهم شد.

به گزارش خبرداغ به نقل از ایسنا: امکان ثبت نام در آزمون سراسري سال 1401 دانشگاه ها براي جاماندگان این آزمون در اسفند ماه

جاري فراهم شد.  

سازمان سنجش آموزش کشور اعلام کرد؛ مهلت ثبت نام متقاضیان آزمون سراسري سال 1401 در دوره هاي روزانه، نوبت دوم «شبانه»،
نیمه حضوري، مجازي، پردیس خودگردان دانشگاه ها و مؤسسات آموزش عالی، دانشگاه پیام نور و مؤسسات آموزش عالی غیرانتفاعی و
همچنین رشته هاي تحصیلی دانشگاه آزاد اسلامی که در مهلت تعیین شده (از تاریخ 10 تا 20 بهمن) موفق به دریافت کدسوابق تحصیلی
نشده یا به هر دلیل دیگر نتوانستند نسبت به ثبت نام در آزمون مذکور اقدام نمایند، مهلت مجدد براي ثبت نام از روز یکشنبه مورخ اول تا
روز چهارشنبه مورخ چهارم اسفند ماه جاري در نظر گرفته شده که متقاضیان می توانند منحصراً از طریق درگاه اطلاع رسانی این سازمان در

این خصوص اقدام نمایند.  

همچنین متقاضیانی که قبلاً در این آزمون سراسري 1401 ثبت نام نموده اند، درصورت تمایل در بازه زمانی فوق می توانند نسبت به

ویرایش اطلاعات ثبت نامی خود اقدام نمایند.  

 
اصلاح شرایط و ضوابط سهمیه بهیاران در کنکور 1401 

بر اساس اعلام سازمان سنجش آموزش کشور، پذیرفته شدگان رشته محل هاي بهیاري که شروع تحصیل آن ها در مرحله انتخاب رشته، نیم
سال اول سال تحصیلی 1402-1401 اعلام می شود باید تا شهریور 1401 داراي حداقل سه سال سابقه خدمت به عنوان «بهیار»، و پذیرفته
شدگان رشته محل هایی که شروع تحصیل آن ها در مرحله انتخاب رشته، نیمسال دوم سال تحصیلی 1402-1401 اعلام می شود باید تا

30 بهمن 1401 داراي حداقل سه سال سابقه خدمت به عنوان «بهیار» باشند.  

اختصاص ظرفیت پذیرش به میزان حداکثر5 درصد از ظرفیت پذیرشهر یک از رشته محل هاي رشته کارشناسی پیوسته پرستاري واقع در
استان محل خدمت(اشتغال) متقاضی در تمامی دوره ها(روزانه، شهریه پرداز، دانشگاه آزاد اسلامی، ...) به جز رشته محل هاي مخصوص

 
«مناطق محروم» و «مناطق درگیر بلایاي طبیعی» و داراي تعهد خدمت خواهد بود. 

متقاضیان حق انتخاب رشته محل هاي مجاز استان هاي دیگر(غیر از استان محل خدمت و اشتغال خود) را ندارند و در صورت رعایت نکردن

این ضابطه و قبولی با سهمیه «بهیاري» در رشته محل هاي استان هاي دیگر، قبولی داوطلب لغو خواهد شد.  

حدنصاب نمره لازم براي پذیرش متقاضیان حائز شرایط در سهمیه بهیاري هر یک از کد رشته محل هاي پرستاري، کسب حداقل 70 درصد
نمره آخرین فرد پذیرفته شده در گزینش آزاد آن کدرشته محل است. متقاضیان بهیار حائز شرایط داري حدنصاب نمره، با توجه به ظرفیت

 
مربوطه با یکدیگر رقابت می کنند. پذیرفته شدگان فوق مجاز به انتقال و جابجایی نیستند. 

میزان تعهد خدمت استفاده کنندگان از این سهمیه دو برابر طول مدت تحصیل و مطابق مقررات وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی



 
است. 

برنامه آموزشی مطابق برنامه آموزشی مقطع کارشناسی پیوسته رشته پرستاري مصوب شوراي عالی برنامه ریزي علوم پزشکی است و درس
هایی که دانشجو در دوره بهیاري گذرانده است در مقطع کارشناسی پیوسته رشته پرستاري، تطبیق واحد داده نمی شود و دانشجو ملزم به

 
گذراندن تمامی دروس مقطع کارشناسی پیوسته رشته پرستاري است. 

طول دوره تحصیل و نظام آموزشی مطابق آیین نامه آموزشی مقاطع کاردانی، کارشناسی پیوسته و کارشناسی ناپیوسته مصوب شوراي عالی
برنامه ریزي علوم پزشکی است.



نخستین شهرك فرآوري طلا در خراسان جنوبی ایجاد می شود

منبع: معدن نیوزشماره خبر:  485  |  تاریخ: 1400/11/21

پایگاه خبري معدن نیوز - استاندار خراسان جنوبی با اشاره به وجود معادن طلا در این استان گفت: نخستین شهرك فرآوري طلا در
خراسان جنوبی ایجاد می شود که تحولات خوبی را براي منطقه به همراه خواهد داشت.

نوشته شده توسط: پنجشنبه 21 بهمن 1400 - 08:09:45 9 بازدید چاپ پایگاه خبري معدن نیوز - استاندار خراسان جنوبی با اشاره
به وجود معادن طلا در این استان گفت: نخستین شهرك فرآوري
طلا در خراسان جنوبی ایجاد می شود که تحولات خوبی را براي

 
منطقه به همراه خواهد داشت. 

بزرگنمایی:  
به گزارش معدن نیوز - استاندار خراسان جنوبی با اشاره به وجود
معادن طلا در این استان گفت: نخستین شهرك فرآوري طلا در
خراسان جنوبی ایجاد می شود که تحولات خوبی را براي منطقه به

 
همراه خواهد داشت. 

جواد قناعت در آیین افتتاح واحد فرآوري معدن طلاي شادان در شهرستان خوسف افزود: راه اندازي شهرك فرآوري طلا یکی از کارهاي
خوب است که باید با توجه به ظرفیت معادن غنی به ویژه معادن طلا در استان انجام شود تا این شهرك بتواند تحول خوبی را در حوزه

 
معادن و در حوزه اقتصادي براي خراسان جنوبی رقم بزند. 

وي با بیان اینکه شهرك طلاسازي در کشور وجود ندارد، ابراز امیدواري کرد با همراهی مدیران و دستگاه هاي متولی به زودي شاهد آغاز

 
عملیات اجرایی این شهرك در استان باشیم. 

استاندار خراسان جنوبی گفت: درخواست و انتظار این است که دستگاه هاي اجرایی کمک کنند و پیگیري هاي لازم را انجام دهند تا در

 
آینده نزدیک شاهد آغاز عملیات اجرایی شهرك فرآوري طلا در خراسان جنوبی باشیم. 

وي با اشاره به افتتاح واحد فرآوري طلاي شادان خوسف که امروز در نهمین روز دهه فجر انجام شد، ادامه داد: صبح امروز فرصتی شد تا در
ارتباط با رادیوي سراسري از ظرفیت ها و طرح هاي افتتاحی استان گفته شود و درخصوص معدن طلاي شادان خوسف در این ارتباط

 
اطلاعات لازم را ارائه کردم. 

قناعت گفت: بحث معادن خراسان جنوبی در کشور زبانزد است ولی طلا براي مجري برنامه هم موضوع تازه اي بود و افتتاح طرح طلاي

 
شادان خوسف در راستاي معرفی ظرفیت هاي خراسان جنوبی روي آنتن سراسري رفت. 

وي اضافه کرد: در همین مدت کوتاه خدمت در استان چند بار با مدیرعامل شستا و ایمیدرو دیدار داشتیم که پاي این شرکت هاي بزرگ در

 
خراسان جنوبی براي سرمایه گذاري باز شود. 



استاندار خراسان جنوبی با اشاره به نشست ها و پیگیري هایی که در تهران با همراهی نمایندگان مجلس انجام می دهد گفت: سرمایه گذاران
خوبی که با انگیزه وارد عرصه می شوند و با وجود ظرفیت هاي فراوانی که در این استان وجود دارد نباید با بروکراسی اداري و قوانین و

 
مقررات دست و پاگیر این فرصت طلایی را براي استان از دست بدهیم. 

وي ادامه داد: انتظار این است که همکاران ما در دستگاه هاي اجرایی خراسان جنوبی انعطاف لازم را داشته باشند و با دید باز عمل شود تا

 
طرح هاي سرمایه گذاري به خوبی پیش برود و فازهاي بعدي هم در دستور کار سرمایه گذاران قرار گیرد. 

واحد فرآوري معدن طلاي شادان خوسف در نهمین روز دهه فجر با حضور استاندار خراسان جنوبی در شهرستان خوسف به بهره برداري
رسید. این واحد فرآوري ماده معدنی طلا در زمینی به مساحت هزار و 700 هکتار احداث شده و بخش خصوصی 400 میلیارد تومان براي آن

 
سرمایه گذاري کرده است. 

 
کارخانه فرآوري طلاي شادان با ظرفیت استحصال سالانه 300 کیلوگرم طلا براي بیش از 220 نفر اشتغالزایی دارد. 

استاندار خراسان جنوبی که روز چهارشنبه براي افتتاح و آغاز عملیات اجرایی طرح هاي عمرانی و اقتصادي به شهرستان خوسف سفر کرد،

 
در آیین کلنگ زنی 2 واحد تولیدي در شهرك صنعتی شهید رحمانی خوسف هم حضور یافت. 

کارخانه تولید کاشی ساختمانی با سرمایه گذاري 550 میلیارد تومانی بخش خصوصی در شهرك صنعتی شهید رحمانی خوسف احداث می

شود که صادرات محور است و زمینه اشتغال 223 نفر را به صورت مستقیم فراهم خواهد کرد.  

همزمان با نهمین روز دهه فجر عملیات اجرایی کارخانه تولید کنسانتره آهن نیز با حضور استاندار خراسان جنوبی در شهرستان خوسف آغاز
شد. کارخانه تولید کنسانتره آهن توسط یک سرمایه گذار از کشور چین احداث می شود و حجم سرمایه گذاري در این زمینه پنج میلیون

 
دلار براي احداث کارخانه و پنج میلیون دلار در قالب سرمایه در گردش پیش بینی شده است. 

خراسان جنوبی 11 شهرستان دارد و مرکز شهرستان خوسف در 36 کیلومتري بیرجند است.



افتتاح 40 پروژه با اعتبار 2514 میلیارد ریال در قرچک

منبع: فصل تجارتشماره خبر:  486  |  تاریخ: 1400/11/21

فصل تجارت - به مناسبت دهه مبارکه فجر انقلاب اسلامی، 40 پروژه با اعتبار بیش از 2514 میلیارد ریال و اشتغال 739 نفر افتتاح
و به بهره برداري می رسد.

فصل تجارت - به مناسبت دهه مبارکه فجر انقلاب اسلامی،
40 پروژه با اعتبار بیش از 2514 میلیارد ریال و اشتغال 739

نفر افتتاح و به بهره برداري می رسد.  

پنج پروژه مربوط به آموزش و پرورش شامل دو مدرسه، زمین
چمن، زمین والیبال و کلاس تربیت بدنی در سه مدرسه با

 
اعتبار 185 میلیارد و 500 میلیون ریال است. 

همچنین یک پروژه افتتاح زمین چمن مصنوعی روستاي امین

 
آباد با اعتبار ریال سه میلیارد ریال افتتاح می شود. 

همچنین پروژه سامانه هوشمند پایش و نظارت تصویري با اعتبار 12 میلیارد و 500 میلیون ریال افتتاح می شود.  

 
13 پروژه با اعتباري بالغ بر 40 میلیارد ریال توسط اداره برق به بهره برداري می رسد. 

همچنین پروژه هاي اداره گاز شامل پروژه چهار کیلومتري توسعه شبکه گازرسانی و نصب 500 علمک گاز با اعتباري بالغ بر 25 میلیارد ریال

افتتاح می شود.  

 
پروژه گازرسانی به واحدهاي تولیدي نیز با اعتباري بالغ بر 150 میلیارد ریال افتتاح و به بهره برداري می رسد. 

همچنین 14 واحد تولیدي و توزیعی صنفی واقع در شهرك صنعتی با اعتباري بالغ بر 1839 میلیارد ریال افتتاح و براي 216 نفر اشتغال

 
ایجاد می کند. 

 
یک استخر سرپوشیده نیز با اعتباري بالغ بر 64 میلیارد ریال و اشتغالزایی براي 10 نفر کلنگ زنی خواهد شد. 

در حوزه جهاد کشاورزي نیز دو پروژه با افتتاح گلخانه سبزي و صیفی در روستاي داودآباد با اعتبار 140 میلیارد ریال و اشتغال مجموع 40

 
نفري را شاهد خواهیم بود. 

همچنین 164 طرح اشتغالزا در حوزه کارگاه هاي خرد و مشاغل خانگی توسط بنیاد برکت با اعتبار 200 میلیارد ریال و اشتغال براي 400

 
نفر به بهره برداري می رسد. 

انتهاي پیام



تولید جو در خراسان رضوي کاهش 75 درصدي داشته است

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  487  |  تاریخ: 1400/11/21

کاشمر ـ  مسئول امور شهرستان ها و مجلس سازمان جهاد کشاورزي خراسان رضوي گفت: در سال زراعی قبل با کاهش 75
درصدي تولید جو در استان مواجه شدیم که 330 هزار تن در برداشت جو عقب بودیم.

کاشمر ـ  مسئول امور شهرستان ها و مجلس سازمان جهاد
کشاورزي خراسان رضوي گفت: در سال زراعی قبل با کاهش
75 درصدي تولید جو در استان مواجه شدیم که 330 هزار تن

 
در برداشت جو عقب بودیم. 

به گزارش خبرگزاري مهر، حمید حاجی نژاد در مراسم افتتاح
مجتمع 1400 رأسی «بره پرواري» در شهرستان کاشمر که با
حضور جمعی از مسئولین برگزار شد، اظهار کرد: سال زراعی
گذشته در 50 سال اخیر از نظر خشکسالی بی سابقه بود به
گونه اي که همه ساله در خراسان رضوي 430 هزار تن جو
تولید می شد که در سال قبل این میزان به کمتر از 100 هزار

تن رسید و عملاً شاهد کاهش 75 درصدي تولید جو در استان شدیم و 330 هزار تن در برداشت جو تولید داخل استان عقب بودیم.  

مسئول امور شهرستان ها و مجلس سازمان جهاد کشاورزي خراسان رضوي افزود: از ابتداي امسال تا بهمن ماه یک میلیون و 330 هزار تن
نهاده هاي دامی با ارز یارانه اي 4,200 تومان در خراسان توزیع شده که در سال 99 نیز یک میلیون و 300 هزار تن نهاده هاي دامی توزیع

 
شد است. 

وي با بیان اینکه متأسفانه در شرایط فعلی دامداري در وضعیت خسارت به سر می برد، گفت: سال قبل حدود یک میلیون و 200 هزار تن
علوفه مرتع داشتیم به گونه اي که پارسال دام داران در این فصل سال کاه کیلویی کمتر از 10 هزار ریال خریداري می کردند که اکنون به

 
بیش از 50 هزار ریال رسیده است. 

تخصیص اعتبارات چرخه تولید را بر هم زده است  

در این مراسم، محمد شجعی، مدیر جهاد کشاورزي کاشمر نیز اظهار کرد: تخصیص اعتبارات به نهاده هاي وارداتی چرخه تولید را بر هم زده

 
است. 

وي با بیان این که دامداران اگر فقط به نهاده هاي دامی دولتی متکی باشند با مشکلات جدي مواجه خواهیم شد، افزود: دامداران باید آذوقه

 
دام را از علوفه هاي دامی که ضریب تبدیل بالایی و کم آب طلب هستند، تأمین کنند. 

مدیر جهاد کشاورزي کاشمر افزود: در گذشته دامداران علوفه مورد نیاز دامشان را از طریق کشاورزي تأمین می کردند اما چون تأمین نهاده

 
را دولت بر عهده گرفت دامدار وابسته و آسیب هایی هم طی چند سال گذشته به دامداران وارد شد. 



شجعی افزود: نسبت به یک سال گذشته 200 درصد افزایش سهم نهاده ها را در شهرستان داشته ایم، طی سال گذشته 10 هزار تن توزیع

کنستانتره یارانه اي بین دامداران و گاوداران سنتی شهرستان و 2 هزار و 500 تن در سطح گاوداران و دامداران صنعتی شاهد بوده ایم.  

وي خاطرنشان کرد: همزمان با سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی، امسال چهار پروژه جهاد کشاورزي با اشتغال زایی 40 نفر به صورت مستقیم و
80 نفر به صورت غیر مستقیم و بهره مندي 354 خانوار از این پروژه ها با اعتبار دولتی 16 میلیارد ریال با تسهیلات بانکی 25 میلیارد ریال

و خودیاري 115 میلیارد و 770 میلیون ریال در کاشمر افتتاح شد.



بازدید رئیس اتاق بازرگانی خراسان شمالی از کارگاه هاي خانگی بجنورد

منبع: اترك نیوزشماره خبر:  488  |  تاریخ: 1400/11/21

سعید پورآبادي، رئیس اتاق بازرگانی خراسان شمالی به همراه علی محمد جاجرمی، رئیس کمیسیون صنعت اتاق بازرگانی بجنورد
ظهر امروز از تعدادي از کارگاه هاي خانگی حوزه یونولیت در بجنورد بازدید کردند.

سعید پورآبادي، رئیس اتاق بازرگانی خراسان شمالی به همراه علی محمد جاجرمی، رئیس کمیسیون صنعت اتاق بازرگانی بجنورد ظهر

 
امروز از تعدادي از کارگاه هاي خانگی حوزه یونولیت در بجنورد بازدید کردند. 

به گزارش گروه دریافت خبر عصراترك، این بازدید ظهر امروز از
کارگاه هاي فعال در زمینه تولید یونولیت که در بخش خانگی فعال

هستند انجام شد.  

این کارگاه ها زیر مجموعه شرکت گلچین فوم خراسان هستند که با
برونسپاري بخشی از کار تولید یونولیت به کارگاه هاي خانگی باعث
ایجاد اشتغال براي یک هزار و 500 نفر به صورت مستقیم و غیر

 
مستقیم شده است. 

فعالان در این کارگاه ها بیشتر خانواده هاي نیازمند، بانوان سرپرست خانوار و برخی نیز بد سرپرست هستند که در محلات کم برخوردار و

 
حاشیه شهرستان هاي استان سکونت دارند. 

تعداد کل این کارگاه ها در سطح استان 11 مورد است.  

انتهاي پیام/



ضوابط استفاده از سهمیه بهیاران در کنکور 1401 اصلاح شد

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  489  |  تاریخ: 1400/11/21

اصلاحیه شرایط و ضوابط سهمیه بهیاران در آزمون سراسري سال 1401 اعلام شد.

اصلاحیه شرایط و ضوابط سهمیه بهیاران در آزمون سراسري

سال 1401 اعلام شد.  

به گزاش خبرنگار مهر، آزمون سراسري سال 1401 در دوره
هاي روزانه، نوبت دوم «شبانه»، نیمه حضوري، مجازي،
پردیس خودگردان دانشگاه ها و مؤسسات آموزش عالی،
دانشگاه پیام نور و مؤسسات آموزش عالی غیرانتفاعی و رشته
هاي تحصیلی دانشگاه آزاد اسلامی در روزهاي چهارشنبه 8
تیر 1401، پنجشنبه 9 تیر 1401، جمعه 10 تیر 1401 و

 
شنبه 11 تیر 1401 برگزار می شود. 

اصلاحات مربوط به سهمیه بهیاران:  

بر اساس ابلاغیه شماره 13733/99/د ش مورخ 16 دي ماه 1399 شوراي عالی انقلاب فرهنگی در خصوص تصویب مصوبه جلسه 140 مورخ
18 آذرماه 1399 ستاد راهبري اجراي نقشه جامع علمی کشور، سهمیه بهیاران براي دومین سال با شروع از سال 1400 به شرح زیر اجرا می

 
شود: 

شرایط متقاضی:  

 
1. دارا بودن شرایط عمومی شرکت در آزمون سراسري سال 1401 

2. برخورداري از سلامت کامل جسمی و روانی  

3. دارا بودن دیپلم «بهیاري» مورد تأیید وزارت آموزش و پرورش در یکی از نظام هاي «نظام قدیم آموزش متوسطه»، «نظام سالی واحدي یا

ترمی واحدي به علاوه مدرك پیش دانشگاهی»، «نظام جدید (6-3-3)»  

4. دارا بودن گواهینامه اشتغال به خدمت، اعم از دولتی و یا غیردولتی بعنوان«بهیار» در استان محل خدمت پس از اخذ مدرك دیپلم به

تایید دفتر پرستاري محل خدمت.  

5. دارا بودن حداقل سه سال سابقه خدمت اعم از دولتی و غیردولتی به عنوان «بهیار» در استان محل خدمت پس از دریافت مدرك دیپلم

 
بهیاري به تایید دفتر پرستاري محل ارائه خدمت. 

6. پذیرفته شدگان رشته محل هایی که شروع تحصیل آن ها در مرحله انتخاب رشته، نیمسال اول سال تحصیلی 1402-1401 اعلام می



شود باید تا 31 شهریور 1401 داراي حداقل سه سال سابقه خدمت به عنوان «بهیار»، و پذیرفته شدگان رشته محل هایی که شروع تحصیل
آن ها در مرحله انتخاب رشته، نیمسال دوم سال تحصیلی 1402-1401 اعلام می شود باید تا 30 بهمن 1401 داراي حداقل سه سال سابقه

خدمت به عنوان «بهیار» باشند.  

 
شرایط سهمیه: 

1- این تسهیلات فقط براي ورود به رشته کارشناسی پیوسته پرستاري در آزمون سراسري است.  

 
2- این سهمیه از سال 1400 به مدت 5 سال قابل اجرا است. 

3- اختصاص ظرفیت پذیرش به میزان حداکثر 5 درصد از ظرفیت پذیرش هر یک از رشته محل هاي رشته کارشناسی پیوسته پرستاري
واقع در استان محل خدمت (اشتغال) متقاضی در تمامی دوره هاي (روزانه، شهریه پرداز، دانشگاه آزاد اسلامی، ...) به جز رشته محل هاي

مخصوص «مناطق محروم» و «مناطق درگیر بلایاي طبیعی» و داراي تعهد خدمت خواهد بود.  

4- متقاضیان حق انتخاب رشته محل هاي مجاز استان هاي دیگر (غیر از استان محل خدمت و اشتغال خود) را ندارند و در صورت رعایت

 
نکردن این ضابطه و قبولی با سهمیه «بهیاري» در رشته محل هاي استان هاي دیگر، قبولی داوطلب لغو خواهد شد. 

5- براي گزینش در این سهمیه، نمره کل بهیاران با در نظر گرفتن نمره درس «بهیاري» (علاوه بر 5 درس تخصصی گروه آزمایشی علوم

 
تجربی) بعنوان یک درس تخصصی با ضریب 4 و با «تاثیر قطعی» در نمره کل زیرگروه یک در نظر گرفته می شود. 

درس تخصصی «بهیاري» شامل درس هاي مراقبت هاي بهیاري (دستگاه گوارش، دستگاه عضلانی، اسکلتی، پوست، دستگاه تولیدمثل،
دستگاه ادراري، بیماري هاي گوش و حلق و بینی و چشم، دستگاه قلب و عروق و خون و دستگاه تنفس)، تغذیه و رژیم هاي درمانی، زیست

شناسی اختصاصی، بهداشت روانی، بهداشت عمومی، اخلاق و مقررات بهیاري و فن بهیاري (دستورالعمل مقدماتی) است.  

6- حدنصاب نمره لازم براي پذیرش متقاضیان حائز شرایط در سهمیه بهیاري هر یک از کد رشته محل هاي پرستاري، کسب حداقل 70
درصد نمره آخرین فرد پذیرفته شده در گزینش آزاد آن کدرشته محل است. متقاضیان بهیار حائز شرایط داري حدنصاب نمره، با توجه به

ظرفیت مربوطه با یکدیگر رقابت می کنند.  

 
7- پذیرفته شدگان مجاز به انتقال و جابجایی نیستند. 

8- میزان تعهد خدمت استفاده کنندگان از این سهمیه دو برابر طول مدت تحصیل و مطابق مقررات وزارت بهداشت، درمان و آموزش

 
پزشکی است. 

9- برنامه آموزشی مطابق برنامه آموزشی مقطع کارشناسی پیوسته رشته پرستاري مصوب شوراي عالی برنامه ریزي علوم پزشکی است و
درس هایی که دانشجو در دوره بهیاري گذرانده است در مقطع کارشناسی پیوسته رشته پرستاري، تطبیق واحد داده نمی شود و دانشجو

 
ملزم به گذراندن تمامی دروس مقطع کارشناسی پیوسته رشته پرستاري است. 

10- طول دوره تحصیل و نظام آموزشی مطابق آیین نامه آموزشی مقاطع کاردانی، کارشناسی پیوسته و کارشناسی ناپیوسته مصوب شوراي
عالی برنامه ریزي علوم پزشکی است.



طرح صیانت تصویب نشده، اجرا شد

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  490  |  تاریخ: 1400/11/21

آرمان ملی در یادداشتی به قلم نعمت احمدي نوشت : وزیر محترم ارتباطات راه کوتاه محدودیت را بدون تصویب طرح صیانت در
پیش گرفته است و عملا خروجی وضع موجود همان عملیاتی شدن طرح صیانت بدون تصویب آن است. این پرسش جناب محمد

مهاجري را تکرار می کنم: وقتی کانال هاي ارتباطی بسته یا محدود می شوند، آیا به وزیر ...

 آرمان ملی در یادداشتی به قلم نعمت احمدي نوشت : وزیر
محترم ارتباطات راه کوتاه محدودیت را بدون تصویب طرح صیانت در پیش گرفته است و عملا خروجی وضع موجود همان عملیاتی شدن
طرح صیانت بدون تصویب آن است. این پرسش جناب محمد مهاجري را تکرار می کنم: وقتی کانال هاي ارتباطی بسته یا محدود می شوند،

آیا به وزیر ارتباطات در کابینه نیاز داریم؟  

مطلبی از آقاي محمد مهاجري، روزنامه نگار وابسته به طیف اصولگرایان که به عنوان منتقد، حرف هاي حسابی می زند در فضاي مجازي
دست به دست می شود. در نوشته اي تحت عنوان «از ما اصولگراها! خطاب به آقاي دکتر عیسی زارع پور فارغ التحصیل دانشگاه نیوساوت ولز
استرالیا و وزیر محترم ارتباطات دولت سیزدهم می نویسد: در سال هاي بحبوحه جنگ، یکی از مشکلات قطع مکرر برق براي ساعت هاي
طولانی بود. یکبار که وزیر نیرو براي اخذ راي اعتماد به مجلس معرفی شد، یکی از نمایندگان گفت: روزي دو ساعت برق که وزیر نمی
خواهد! و ادامه می دهد: حالا هم که طرح صیانت دارد تصویب می شود و اینترنت هم دارد کند می شود، وزیر ارتباطات می خواهیم چکار!
در طنزي گزنده می گوید: «فقط می ماند تشکیلات پست که زیر نظر وزارت ارتباطات است. آن را هم بدهید به اسنپ و خلاص!» از طعنه
دوم که می گوید: «البته تپسی بهتر است چون خودي هم هست» و به یکی از معاونان رئیس جمهور گوشه چشمی منتقدانه نشان می دهد.
وقتی اسم وزارت پست و تلگراف و تلفن جاي خود را به وزارت ارتباطات و فناوري داد نشانه پذیرش این واقعیت در عالم ارتباطات بود که
دیگر گستره وزارت به پست و تلگراف و تلفن که مربوط به دوره قاجار است، منتهی نمی شود بلکه دنیاي پررمز و راز ارتباطات را داریم که

 
هر روز وسیع تر و سریع تر می شود. 

در دوره دانشجویی مستاجر منزل خانواده اي بودم که دو تا از فرزندان خود را براي ادامه تحصیل به آمریکا فرستاده بودند. چون کنکور آن
سال ها فی الواقع کنکور بود و کسانی که در کنکور داخلی قبول نمی شدند، اگر امکانی داشتند راه سفر به خارج را در پیش می گرفتند و
معروف بود کافی است هزینه سفر به خارج و خرجی دو، سه ماه اول را همراه داشته باشند. بعد از دو، سه ماه کاري پیدا می شود ولو

ظرفشویی در رستوران ها که هم پولی براي غذا پرداخت نمی کنند و هم با انعام مشتریان می توانستند هزینه تحصیل خود را تامین کنند.  

این خانواده متوسط که درآمد ثابتی داشتند، ناظر بودند که بخشی از هزینه ماهیانه را اختصاص به پول تلفنی می دادند که ماهی یکبار یا
دوبار به فرزندان آن سوي آب هاي خود زنگ می زدند. ساعت ها مادر با تلفن کلنجار می رفت تا امکان تماس برقرار شود. پست و تلگراف و



تلفن را به عینه درك می کردیم. شهرستان زرند محل تولد من هم تلفن نداشت و هرچند مدت یکبار دو خط تلگراف به مرحوم پدرم می
زدم که با ارسال پول از سلامتی خود باخبرم کن. بسته هاي پستی هم مثل تلفن و تلگراف وابسته به وزارت پست و تلگراف و تلفن بودند. اما
دنیاي ارتباطات ناگهان تغییر کرد و تلفن همراه وارد زندگی شد. تلفن ثابت به کنار رفت، تلگراف جاي خود را به مسیج و واتساپ ودیگر نرم

افزارها داد.  

  

 
بیشتر بخوانید: 

 
- آخرین تغییرات در طرح نهایی صیانت: کاهش سرعت اینترنت،محدود کردن شبکه هاي مجازي خارجی و تشدید نقش نیروهاي مسلح 

- عضو کمیسیون صیانت : مرکز پژوهش ها ایرادات طرح صیانت را قابل رفع نمی داند  

نیاز به پست هم تنها به بسته هاي پستی شد که کمتر کاربرد دارد. فضاي مجازي دیگر حاکم بر زندگی و سرنوشت مردم شد. امروزه دیگر
نیاز نیست ساعت ها با شماره گیر تلفن وقت صرف کنید. کافی است با خرید بسته اینترنت تصویر طرف مقابل را آن سوي کره زمین تماشا
کنید. درس هم معناي خود را به صورت حضوري از دست داده است. امتحانات شفاهی دکتراي دانشجویان را در سال جاري نگارنده با دو،
سه نفر از همکاران برعهده داشتیم. یعنی مصاحبه را ما انجام می دادیم. اتاق امتحان به یک کامپیوتر و مانیتوري نصب شده بر دیوار روبه رو
وسیله ارتباطی استادان با دانشجویان بود. یک دانشجو از کرمان، دیگري از تبریز، بعدي از اصفهان و زاهدان و بندرعباس نه طی طریقی و نه
هزینه سفري، بدون حضور دانشجو. اینترنت امروزي فرصت اشتغال بالایی را در پی دارد. مدیران باید کوشش کنند که اینترنت را وارد زندگی
مردم کنند. در کشورهاي توسعه یافته مدارس کم کم دارد تعطیل می شود. دوربین سه بعدي وارد فضاي آموزشی شده است. دیگر لازم
نیست شما براي دیدن آثار تاریخی فلان کشور هزینه کنید و به مسافرت بروید. با دوربین سه بعدي وارد فضاي مثلا تهران می شوید و استاد
شروع به تدریس می کند. یکی از اساتید ارتباطات تعریف می کرد در فرصت مطالعاتی خود در یکی از کشورهاي توسعه یافته بخش اعظم

 
منابع تدریسی و شیوه آن را از یوتیوب می گرفتند و در آن کشور در زمان فرصت مطالعاتی، منابع تدریس خود را از یوتیوب می گرفت. 

وقتی به ایران برگشت دیگر از یوتیوب خبري نبود و به طبع بخش تدریس این استاد دوباره به صورت سنتی پاي تابلو و با گچ یا ماژیک
شروع شد. همین گوگل، میلیاردها داده را در خود ذخیره کرده است و با یک گردش کوتاه می توان اکثر دانش دیروز و امروز و فردا را بدون
مراجعه به کتابخانه و استاد پیدا کرد. نمی دانم این وزیر ارتباطات در شرایط موجود تنها نام وزارتخانه اش از پست و تلگراف و تلفن به



ارتباطات و فناوري تغییر کرده است یا اینکه بر بال تکنولوژي امروزي می خواهد فضاي ارتباطی و فناوري را پیش ببرد. اگر چنین است چرا
وضع اینترنت به این صورت درآمده است؟ طرح صیانت جز محدودیت، خیري عاید مردم نمی کند و محدودیتی که ایجاد می شود با هزینه
کرد استفاده از وي پی ان، با صرف وقت بیشتر آن را دور زد. اما در این وسط مافیاي وي پی ان سود کلان می برند. از این همه استفاده
علمی از امکانات روز اینترنت خود را به بهانه صیانت از کاربران محروم می کنیم به این بهانه که مثلا فرد یا افراد ناباب از اینترنت استفاده
بلاجهت می کنند و راه کوتاه انسداد اینترنت یا محدودکردن آن را پیاده می کنیم. آیا توانستیم با ویدئو، ماهواره، دیش و رسیور مبارزه
کنیم؟ فضاي کشور را با این همه هزینه از این تکنولوژي پاك کنیم. رادیو و تلویزیون ملی ایران چرا نمی تواند با این همه بودجه و پرسنل و

 
امکانات در مقابل چند رسانه برون مرزي که تعداد پرسنل آنها قابل شمارش است رقابت کند. 

تکنولوژي امروزي یک ابتدا دارد و یک انتها. همه رسانه ها همین خط سیر را دارند. شروعی و یک خروجی. اما محتوا فرق می کند. چرا مردم
گوش به زنگ اخبار رسانه هاي برون مرزي هستند وقتی اخبار داخلی آنان را قانع نمی کند سراغ اخبار بیرونی می روند. وقتی اینترنت
داخلی کارساز نیست و نمی توانیم از فرصت طلایی فضاي مجازي آنگونه که دیگر کشورها سود می برند، استفاده کنیم، دو حالت پیش می
آید: یا از جهان به کلی جدا و از سفره علمی مجانی پهن شده با تکنولوژي جدید محروم می شویم یا اینکه با صرف هزینه به صورت ناقص از

 
بخشی از داده هاي بشري استفاده می کنیم. 

طبیعی است در این دنیاي به شدت گسترده ارتباطی موضوعات و مسائلی هم پیدا می شود که با عرف و سنت ما سازگاري ندارد. آیا می
توان به کلی از دیگر امکانات و نعمات خود را محروم کرد؟ داستان بستن مسجد به خاطر یک عرق خور پیش می آید. آیا باید مومنین را از
برکت مسجد به خاطر اینکه فرد فاسد و فاسقی وارد مسجد شده است، با بستن درمسجد محروم کرد؟ وزیر محترم ارتباطات راه کوتاه
محدودیت را بدون تصویب طرح صیانت در پیش گرفته است و عملا خروجی وضع موجود همان عملیاتی شدن طرح صیانت بدون تصویب آن

 
است. 

این پرسش جناب محمد مهاجري که در صدر نوشته آمد را تکرار می کنم: وقتی کانال هاي ارتباطی بسته یا محدود می شوند، آیا به وزیر
ارتباطات در کابینه نیاز داریم؟ بستن و محدود کردن که وزیر نمی خواهد. برکات استفاده از امکانات امروزي و برنامه استفاده از امکانات

 
امروزي و توسعه آن است که نیاز به مدیر دارد. ظاهرا طرح صیانت تصویب نشده، اجرایی شد. 
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افتتاح بزرگترین کارگاه قالیبافی خراسان شمالی در بجنورد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  491  |  تاریخ: 1400/11/21

به گزارش خبرگزاري فارس از بجنورد، صبح امروز، رمضان
حافظی، سرپرست صندوق کارآفرینی امید خراسان شمالی، در
گفت و گو با خبرنگاران، اظهار کرد: مجتمع تعاونی قالی بافی
اعلا بافان آپادانا با هدف حمایت از توسعه و ایجاد اشتغال

 
پایدار روستایی و عشایري افتتاح شد. 

وي گفت: این مجتمع با همت یکی از سرمایه گذاران تهرانی
در زمینه تولید و فروش فرش با حجم تولید چهار هزار متر

مربع در روستاي آذرساي بجنورد راه اندازي شد.  

سرپرست صندوق کارآفرینی امید استان با اشاره به پرداخت 23 میلیارد ریال کمک تسهیلات براي راه اندازي این مجتمع، افزود: 30قالیبافی

 
به صورت مستقیم و 120 قالی بافی هم بطور غیرمستقیم در این مجتمع مشغول کار و کسب درآمدند. 

حافظی گفت: با بیان اینکه در طرح اشتغال پایدار روستایی و عشایري تاکنون بیش از 102 میلیارد ریال تسهیلات به 1 هزار و 156 میلیارد

 
ریال طرح پرداخت و زمینه اشتغال بیش از 2 هزار نفر نیز فراهم شده است. 

همچنین مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان نیز تصریح کرد: عملکرد صندوق کارآفرینی امید در حمایت از طرح هاي اشتغال پایدار
روستایی و کسب و کار هاي خرد و کوچک ستودنی بوده و همینطور با شناسایی طرح هاي اشتغالزایی زودبازده و طرح هاي اقتصادي نیمه

کاره در استان شاهد پیشرفت و رونق کسب و کار ها هستیم.  

سید محمد مهدي سادات خوانساري، کارآفرین برتر کشوري و مدیرعامل شرکت تعاونی اعلا بافان آپادانا نیز با قدردانی از حمایت هاي
صندوق کارافرینی امید بر لزوم تغییر نگرش در دستمزد و بیمه بافندگان تاکید کرد و افزود: این مجتمع با بیش از 135 دار قالی و داشتن

بیش از 170 بافنده، با حمایت هاي بیشتر مسئولان استان و ظرفیت آن، قابلیت ارتقا به 400 بافنده هم دارد.  

در پایان مراسم بصورت نمادین، چله فرش 20 متري با بیش از شش ماه زمان براي تکمیل آن، بریده و از 3 تن از بافندگان برتر شرکت

تعاونی اعلابافان آپادانا تجلیل شد.  

انتهاي پیام/ش



مرمت آثار تاریخی و بهره برداري از چند اقامتگاه بوم گردي در خراسان رضوي

منبع: ایسناشماره خبر:  492  |  تاریخ: 1400/11/21

همزمان با دهه فجر 1400 مسجد جامع چشام داورزن، نهمین اقامتگاه بوم گردي نیشابور، دومین اقامتگاه بوم گردي روستاي
فروتقه شهرستان کاشمر بهره برداري، مرمت و ساماندهی آب انبار تاریخی اکبرآباد رشتخوار آغاز و واحدهاي اقامتی دهکده چوبین

نیشابور افتتاح شد.

عکس تزئینی است مسعود رحمانی در گفت وگو با ایسنا در
خصوص اقدامات اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع
دستی خراسان رضوي در دهه فجر 1400 اظهار کرد: بسیاري
از پروژه ها و تاسیسات گردشگري در شهرستان هاي خراسان
رضوي در حال افتتاح است. همچنین با خانواده شهدا و
جانبازان و ایثارگران دیدار داشتیم. غبار روبی مزار شهدا در
دستور کار قرار گرفت. تاسیسات گردشگري را تکلیف کردیم
که در این ایام با تخفیفات ویژه اي پذیراي زائران امام رضا(ع)

 
باشند. 

بهره برداري از مسجد جامع چشام شهرستان داورزن  

مسجد جامع روستاي چشام شهرستان داورزن پس از مرمت هم زمان با دهه فجر انقلاب اسلامی با حضور معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی
استانداري خراسان رضوي، معاون میراث فرهنگی اداره کل، مسئولان شهرستان و مردم بهره برداري شد. عملیات مرمتی مسجد جامع
روستاي چشام شهرستان داورزن از سال 98 آغاز شده بود و به صورت مستمر و متناوب تاکنون ادامه داشت. براي این عملیات مرمتی 11

 
میلیارد و 400 میلیون ریال به صورت مشارکتی هزینه شده است. 

مسجد چشام در روستاي چشام در 55 کیلومتري جنوب غربی سبزوار و 35 کیلومتري شرق شهر داورزن در بخش باشتین این شهرستان

 
قرار دارد. این مسجد در تاریخ 16 فروردین 1377 به شماره 1986 در فهرست آثار ملی به ثبت رسیده است. 

آغاز مرمت و ساماندهی آب انبار تاریخی اکبرآباد رشتخوار  

عملیات مرمت و ساماندهی این بناي تاریخی با مشارکت دهیاري و شوراي اسلامی روستاي اکبرآباد آغاز شده است. این عملیات مرمتی
شامل آواربرداري و حمل نخاله هاي مخزن، پاشیر و پلکان، استحکام بخشی سردر ورودي، احیا پلکان ورودي، نصب پنجره هاي مخزن و
آجرفرش محوطه مخزن و پاشیر آب انبار تاریخی اکبرآباد بوده است. اجراي مرمت و ساماندهی کامل آب انبار تاریخی اکبرآباد بیش از دو ماه

 
زمان خواهد برد. 

این بناي تاریخی در سال 1384 به شماره 13862 در فهرست آثار ملی ایران ثبت شده است و طبق کتیبه سر در ورودي در دوره قاجار و به

 
دستور ذوالفقارخان قرائی ساخته شده است. 



روستاي تاریخی اکبرآباد در 16 کیلومتري محور اصلی رشتخوار به خواف قرار دارد. آب انبار اکبرآباد در جنوب غرب این روستا قرار گرفته و
این سازه آبی شامل سر در ورودي، پلکان ورودي، پاشیر و فضایی گنبدوار روي مخزنی به قطر 10 متر با پوشش آجرفرش و داراي دو نورگیر
است. شهرستان رشتخوار نیز در 200 کیلومتري جنوب مشهد واقع شده است و داراي 270 جاذبه گردشگري است که تاکنون 32 اثر آن در

 
فهرست آثار ملی به ثبت رسیده است و 6 اثر دیگر آن در حال ثبت است. 

این روستا داراي سه اثر ثبت شده در فهرست آثار ملی شامل محوطه شهر تاریخی جیزد، آب انبار تاریخی اکبرآباد و قلعه تاریخی است.

 
همچنین دو اثر تاریخی انبار غله و مسجد جامع تاریخی براي ثبت در فهرست آثار ملی در دستور کار قرار گرفته است. 

 
بهره برداري نهمین اقامتگاه بوم گردي شهرستان نیشابور 

اقامتگاه بوم گردي بابارحیم به عنوان نهمیمن اقامتگاه بوم گردي شهرستان در روستاي حصار بوژان نیشابور افتتاح و بهره برداري شد. این
اقامتگاه در زمینی به مساحت 200 متر مربع و زیربناي 120 مترمربع در دو طبقه و با معماري سنتی احداث شده است. اقامتگاه بوم گردي

 
بابارحیم که توسط خانواده صباحتی ایجاد شده، داراي 6 اتاق، مطبخ و سایر فضاهاي مورد نیاز است. 

براي ایجاد این اقامتگاه بوم گردي مبلغ 8 میلیارد ریال توسط سرمایه گذار هزینه شده و مبلغ 5 میلیارد ریال نیز تسهیلات دولتی از محل

 
صندوق کارآفرینی امید پرداخت شده است. 

روستاي بوژان از توابع بخش مرکزي شهرستان نیشابور در 13 کیلومتري شمال شرقی نیشابور و120 کیلومتري مشهد قرار دارد. این روستاي
کوهپایه اي که در ارتفاعات جنوبی رشته کوه بینالود استقرار یافته داراي آب و هواي معتدل کوهستانی با زمستان هاي سرد و تابستان هاي

 
معتدل است. 

افتتاح واحدهاي اقامتی دهکده چوبی نیشابور  

واحدهاي اقامتی دهکده چوبین نیشابور همزمان با دهه فجر افتتاح و مورد بهره برداري قرار گرفت. عملیات احداث واحدهاي اقامتی در
دهکده چوبی شامل 8 سوئیت و اتاق، هر کدام با زیربناي 75 مترمربع از دوسال قبل آغاز شده است. براي احداث این مجموعه اقامتی سرمایه

 
گذار بخش خصوصی حدود 12 میلیارد ریال هزینه شده است. 

مجموعه گردشگري دهکده چوبی که با نام مسجدچوبی هم در بین گردشگران شهرت یافته است در سال 79 توسط مهندس حمید

 
مجتهدي ایجاد و پس از فوت او، این مجموعه 10 هکتاري گردشگري توسط خانواده اش مدیریت می شود. 

این مجموعه در فاصله حدود 12 کیلومتري جنوب شرقی شهر نیشابور و در کنار روستاي محمدآباد آقازاده قرار دارد و تمامی عناصر و
فضاهاي معماري آن از قبیل مسجد، کتابخانه، غرفه هاي صنایع دستی، رستوران، خانه سه طبقه محل سکونت مالکان و ... همگی از چوب

 
ساخته شده اند و در برابر زلزله هاي تا 8 ریشتر مقاوم هستند. 

بهره برداري دومین اقامتگاه بوم گردي روستاي فروتقه شهرستان کاشمر  

همزمان با دهه فجر انقلاب اسلامی اقامتگاه بوم گردي «گلک بانو» در روستاي فروتقه کاشمر به بهره برداري رسید. این اقامتگاه بوم گردي
خانه اي قدیمی روستایی بوده که با سرمایه گذاري مالک به اقامتگاه تبدیل شده و از اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی
خراسان رضوي پروانه بهره برداري دریافت کرده است. این اقامتگاه بوم گردي داراي 500 متر مربع مساحت و زیربناي 120 متر مربع با 6

 
اتاق براي پذیرایی از مهمانان است. 



این خانه قدیمی که قدمتی بالاي 80 سال دارد داراي مطبخ، خانه کُندي و.. بوده و در معماري این خانه هم سقف چوبی و هم سقف گنبدي

 
مشاهده می شود. این خانه در گذشته به عنوان مکتب خانه روستا استفاده می شده و اکنون به اقامتگاه بوم گردي تبدیل شده است. 

روستاي فروتقه یکی از روستاهاي بخش مرکزي کاشمر است که یخدان گلی، حمام قدیمی، آب انبار و قنات از جمله آثار تاریخی این
روستاي کهن به شمار می رود. پیش از این یخدان گلی این روستا به عنوان رستوران سنتی، حمام قدیمی روستا به عنوان زورخانه ورزش

 
هاي باستانی و آب انبار روستا به عنوان موزه مردم شناسی احیا شده است. 

روستاي فروتقه در ضلع شرقی شهر کاشمر قرار دارد و با توجه به همجواري با شهر کاشمر توانسته است بخشی از زائران و گردشگران در این

 
شهر را جذب و خدمات رسانی کند. 

انتهاي پیام



دومین دوره مسابقات برنامه نویسی آنلاین برگزار می شود

منبع: ایستناشماره خبر:  493  |  تاریخ: 1400/11/21

دومین دوره مسابقات برنامه نویسی آنلاین دانشگاه صنعتی
شریف ( Sharif Codejam) با هدف شناسایی برنامه
ICT نویسان توانمند براي حضور در کسب وکارهاي مبتنی بر

 
، اسفندماه برگزار می شود. 

به گزارش دانشگاه صنعتی شریف، شروع ویروس کرونا در
سراسر جهان موجب به وجود آمدن سبک زندگی جدیدي
براي مردم کشورها و جوامع مختلف شده که در این سبک

زندگی نوظهور، رعایت فاصله اجتماعی و پرهیز از تجمع افراد یکی از ارکان اصلی حفظ سلامت جوامع است.  

در کنار مسائلی مانند شروع کرونا، دوري مسافت، اهمیت زمان و امکانات گسترده و خاص فضاي مجازي از جمله عوامل مهمی هستند که
ضرورت بازنگري در سیاست هاي تصمیم گیري برخی رویدادها و کسب کارها که شاید تا قبل از این اتفاقات به ضرورت حضور در فضاي

 
مجازي توجه کمتر داشتند را نشان دهد. 

برگزاري رویدادهاي مجازي یکی از بهترین فرصت ها براي صاحبان کسب و کارها است تا با بهره گیري از فناوري به روز و کارآمد اطلاع

رسانی چند رسانه اي، محصولات و خدمات خود را به شکل نامحدود به مخاطبان خود عرضه کنند.  

در این راستا دانشگاه صنعتی شریف با هدف حمایت از تولید ملی، شناسایی برنامه نویسان توانمند براي حضور در کسب و کارهاي مبتنی
Sharif» ایجاد خودباوري و اعتماد به نفس و ایجاد اشتغال، مسابقات برنامه نویسی به صورت آنلاین و غیر حضوري با عنوان ، ICTبر
Codejam» را توسط گروه فناوري اطلاعات و ارتباطات شریف و با همکاري معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري و مرکز نوآوري

 
فناوري اطلاعات و ارتباطات پیشرفته دانشگاه صنعتی شریف در اسفند ماه سال جاري برگزار می کند. 

در این مسابقه کلیه مراحل به صورت غیر حضوري و آنلاین برگزار می شود و علاقمندان به برنامه نویسی بدون هیچ محدودیتی می توانند در

 
آن شرکت کنند. 

در این مسابقات براي استفاده از تکنولوژي ها و زبان هاي برنامه نویسی هیچ محدودیتی وجود ندارد و مخاطب این رویداد تمامی کسانی

 
هستند که توانایی برنامه نویسی دارند. 

مسابقه «شریف کدجم» در سه مرحله برگزار خواهد شد که در تمامی مراحل شرکت کنندگان تعدادي سوال چالشی را دریافت کرده و مدت

 
زمان محدودي براي پاسخ به این سوالات دارند و افراد با دریافت امتیازات بیشتر به مراحل بعدي راه پیدا می کنند. 



سوالات چالشی رویداد بدین صورت طراحی می شوند که مدتی قبل از برگزاري رویداد، گروهی با حضور برخی از سرمایه گذاران، شرکت
هاي بزرگ، چهره هاي موفق استارت آپی و افراد سرشناس در حوزه ICT تشکیل می شود و به تدوین سوالات اصلی مسابقات می پردازند.

همین گروه وظیفه داوري و امتیاز دهی به شرکت کنندگان را بر عهده دارند.  

ثبت نام در مسابقات از 15 بهمن آغاز شده و تا 5 اسفند 1400 ماه ادامه دارد و افراد، استارت آپ ها و تیم هاي فعال در حوزه مورد نظر می
توانند در این رویداد ثبت نام کنند.



توسعه سرمایه گذاري راه حل پایان بحران بیکاري کرمانشاه است

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  494  |  تاریخ: 1400/11/21

به گزارش خبرگزاري فارس از کرمانشاه، استاندار کرمانشاه در
آیین بهره برداري از کارخانه فروآلیاژ متحد شرق آسیا اولین
پروژه سرمایه گذاري کاملا خارجی، که با حضور معاونین وزیر
اقتصاد و روساي سازمان هاي امور مالیاتی و سرمایه گذاري
کشور برگزار شد؛ عنوان کرد: دولت خدمتگذار و مردمی دکتر
رئیسی در این شرایط سخت تحریم هاي ظالمانه، با تمام توان
و به صورت شبانه روزي به دنبال حل مشکلات و گرفتاري

هاي متعدد کشور است.  

وي در بخش دیگري از سخنانش به تشریح نزدیک به 5 دهه رنچ بیکاري در استان کرمانشاه پرداخت و افزود: معضل بیکاري 50 ساله
کرمانشاه، تنها از طریق رفع موانع موجود در مسیر کارآفرینان و توسعه سرمایه گذاري و آغاز یک نهضت کارآفرینی و ایجاد اشتغال پایدار

 
قابل حل است. 

امیري مقدم تاکید کرد: کرمانشاه یک استان چهار فصل و سرشار از ظرفیت ها و فرصت هاي گسترده گردشگري و خدماتی، تجاري، صنعتی

 
و کشاورزي است و همه باید با همدلی و همراهی تلاش کنیم کرمانشاه را دوباره به مرکز اقتصادي و فرهنگی غرب کشور تبدیل کنیم. 

 
وي تاکید کرد: باید تلاش کنیم با ایجاد اشتغال پایدار، رنج دشوار این بیکاري را از دوش کرمانشاه عزیز برداریم. 

مدیر ارشد استان خاطرنشان کرد: درهاي کرمانشاه به روي سرمایه گذاران داخلی و خارجی باز است و هر مانعی را با اقتدار از مسیر

 
کارآفرینان و تولیدکنندگان برمی داریم.  

وي تاکید کرد: امروز شاهد بهره برداري از اولین سرمایه گذاري کاملا خارجی کرمانشاه در حوزه صنعت و معدن هستیم و این نشان از فراهم

 
بودن بسترها براي سرمایه گذاري در این استان است. 

وي تاکید کرد: با کمک و همدلی مردم و مسئولین این روند جذب سرمایه گذاري هاي داخلی و خارجی همچنان در کرمانشاه تداوم خواهد

 
داشت و مردم طعم شیرین خدمت صادقانه را در دولت مردمی و انقلابی خواهند چشید .  

وي بر ضرورت رعایت شان و منزلت کارآفرینان تاکید کرد و گفت: باید به دنبال شناسایی دلایل عدم تمایل و دلزدگی سرمایه گذاري

 
کرمانشاهیان خارج استان برویم و آن ها را سریعا برطرف کنیم. 

انتهاي پیام/ح



دانشگاهیان و صلح آفرینی در منطقه فرهنگی نوروز

منبع: ایرناشماره خبر:  495  |  تاریخ: 1400/11/21

تهران-ایرنا- دانشگاهیان از طریق آموزش، انجام پژوهش ها و برگزاري کارگاه هاي علمی می توانند به توسعه فرهنگ رواداري،
احترام به حقوق بشر، همزیستی مسالمت آمیز و جلوگیري از خشونت بپردازند.

تهران-ایرنا- دانشگاهیان از طریق آموزش، انجام پژوهش ها و
برگزاري کارگاه هاي علمی می توانند به توسعه فرهنگ
رواداري، احترام به حقوق بشر، همزیستی مسالمت آمیز و

جلوگیري از خشونت بپردازند.  

بخش نخست پنجمین همایش سالانه و اولین همایش بین
المللی انجمن علمی صلح ایران با عنوان «دانشگاهیان و صلح
آفرینی در منطقه فرهنگی نوروز» با سخنرانی استادان 13
کشور ایران، چین، ترکیه، هندوستان، روسیه، قزاقستان،
ازبکستان، افغانستان، گرجستان، تاجیکستان، پاکستان، عراق و
جمهوري آذربایجان، روز گذشته در دو نوبت صبح و عصر

برگزار شد و استادانی از کشورهاي مختلف در خصوص ارتباط صلح و نوروز، صلح و توسعه و نقش دانشگاهیان در ایجاد صلح به سخنرانی

 
پرداختند. 

آنچه در این گزارش می خوانید مشروح سخنان «آزاد عبدالقادر صالح ولدبیگی» کارشناس ارشد حقوق بین الملل عمومی، مدرس دانشگاه و
پژوهشگر اربیل اقلیم کردستان عراق، «بهاره سازمند» دانشیار گروه مطالعات منطقه اي دانشگاه تهران و «علی صباغیان» استادیار گروه

 
مطالعات منطقه اي دانشکده حقوق و علوم سیاسی دانشگاه تهران است. 

 
پیشنهاد تشکیل اتحادیه نوروز در کشورهاي حوزه نوروز در چارچوب یک موافقت نامه منطقه اي 

مدرس دانشگاه اربیل پیشنهاد کرد با تشکیل اتحادیه نوروز میان کشورهاي حوزه نوروز در چارچوب یک موافقت نامه منطقه اي، اقداماتی
چون توسعه گردشگري و برداشتن ویزا و ایجاد بورس گردشگري در میان کشورهاي حوزه نوروز موجب توسعه ارتباطات و آشنایی با مراسم

 
نوروزي در کشورهاي مختلف این حوزه شود. 

«آزاد عبدالقادر صالح ولدبیگی» کارشناس ارشد حقوق بین الملل عمومی، مدرس دانشگاه و پژوهشگر اربیل؛ اقلیم کردستان عراق می گوید:
صلح به عنوان یکی از آرزوهاي بشر از دیرباز مطرح بوده و در اسناد بین المللی هم به آن اشاره شده است. براي مثال در ماده نخست منشور
سازمان ملل به مساله صلح و امنیت توجه شده و تحقق آن به عنوان یکی از اهداف مهم این سازمان شناخته می شود. همچنین در ماده 3

این منشور ذکر شده است که کشورهاي مختلف باید بتوانند از طریق تعامل و همکاري مشکلات خود را حل کنند.  

وي ادامه می دهد: آنچه بسیار اهمیت دارد، توجه به این نکته است که همگرایی در حوزه فرهنگ آسان تر از سایر حوزه هاست و یکی از امور
فرهنگی که زمینه همگرایی را بیش از پیش فراهم می کند، «نوروز» است که در سال 2003 از سوي سازمان یونسکو به عنوان میراث



فرهنگی ناملموس بشر به رسمیت شناخته شد. همچنین مجمع عمومی سازمان ملل نیز 21 مارس مصادف با روز عید نوروز را بر اساس

 
قطعنامه شماره A/RES/64/253 در سال 2010 به عنوان روز جهانی نوروز اعلام کرد. 

این مدرس و پژوهشگر به نقش دانشگاهیان در ترویج گفتمان صلح در حوزه نوروز پرداخته و اظهار می کند: جایگاه و نقش نخبگان علمی و
دانشگاهی براي یافتن سازوکارهاي مشترك و خلق زمینه هاي مناسب براساس استقرار صلح اهمیت دارد. دانشگاهیان در دنیاي امروز می
توانند موجد و پدیدآورنده تحولات، بینش ها و نگرش هاي مثبتی در زمینه استقرار صلحی پایدار باشند. به این صورت که از یک سو می

توانند بستر ایجاد دیپلماسی را فراهم آورند و از سوي دیگر همکاري هاي علمی و پژوهشی میان دانشگاه ها را افزایش دهند.  

در این خصوص، جی. ام مایکل روابط فرهنگی را به عنوان ابزاري براي دستیابی به صلح معرفی کرده و بر این باور است که فرهنگ صلح با

 
گسترش فعالیت هاي فرهنگی تحقق می یابد. 

وي در پایان به برخی فعالیت هاي فرهنگی حول موضوع نوروز که می توانند زمینه صلح و همگرایی بیشتر را فراهم کنند، اشاره کرده و می
گوید: می توان به تشکیل یک کنفدرالیسم یا اتحادیه به نام نوروز از کشورهاي حوزه نوروز پرداخت که در چارچوب یک موافقت نامه منطقه
اي تحقق یابد. همچنین توسعه گردشگري و برداشتن ویزا و ایجاد بورس گردشگري در میان کشورهاي حوزه نوروز به منظور توسعه ارتباطات
و آشنایی با مراسم نوروزي راهگشا خواهد بود. ترویج و احیاي فرهنگ جهانی نوروز و ترجمه آثار منتشر شده در این خصوص به زبان هاي
کشورهاي حوزه نوروز و دیگر زبان ها و تمرکز بر ادبیات و مراسم مشترك در این زمینه و احیاء و گسترش مراسم و نشست هاي سالیانه
نوروزي در کشورهاي حوزه نوروز به نحوي که هر سال یکی از کشورهاي حوزه نوروز میزبان مراسم بین المللی نوروز باشد، نیز از دیگر

 
اقدامات است. 

 
جایگاه ضعیف مطالعات صلح در دانشگاه هاي منطقه فرهنگی نوروز 

«بهاره سازمند» دانشیار گروه مطالعات منطقه اي دانشگاه تهران در مطالعه خود به جایگاه مطالعات صلح در دانشگاه هاي مهم کشورهاي
منطقه فرهنگی نوروز توجه کرده و به این یافته ها اشاره می کند که در جمهوري اسلامی پاکستان در مجموع دوره کارشناسی ارشد
مطالعات صلح و حل منازعه در دانشگاه هاي دفاع ملی، دانشگاه ملی علوم و تکنولوژي، دانشگاه پیشاور، دانشگاه منهاج در لاهور و در دانشگاه
اسلام آباد شاخه آباتاباد ارائه می شود. در افغانستان از سال 2014 تا قبل از روي کار آمدن دوباره طالبان، موسسه صلح ایالات متحده آمریکا
با دانشگاه هاي دولتی و خصوصی و همچنین وزارت تحصیلات عالی افغانستان براي ایجاد یک برنامه درسی مطالعات همکاري کرد. در بهار
2015، وزارت تحصیلات عالی یک برنامه درسی را براي تدریس به عنوان یک دوره دو واحدي تایید کرد. در سال 2016 موسسه صلح ایالات
متحده با پوهنتون (دانشگاه هاي دولتی) در هرات و ننگرهار همکاري کرد. ایجاد پارك صلح از سپتامبر 2016 در دانشگاه هرات و ورکشاپ و
نمایشگاه صلح در 27 خرداد 1396 در مرکز صلح پوهنتون هرات با حضور 25 شرکت کننده از 5 دانشکده این دانشگاه (حقوق و علوم

 
سیاسی، علوم اجتماعی، حقوق و علوم اسلامی، روزنامه نگاري و روابط عمومی) از دیگر اقدامات بود. 

وي ادامه می دهد: در جمهوري آذربایجان، دانشگاه خزر دوره کارشناسی ارشد مطالعات منازعه را برگزار می کند و کرسی حقوق بشر یونسکو
در دانشگاه دولتی باکو تاسیس شده است. همچنین بررسی همه دانشگاه هاي مهم در جمهوري ترکمنستان نشان داد که دانشگاه دولتی

توسعه و علوم انسانی و موسسه روابط بین الملل و دانشگاه بین المللی ترکی-ترکمن نیز این رشته را نداشتند.  

سازمند اظهار می کند: در جمهوري تاجیکستان بررسی ها نشان داد هیچ کدام از دانشگاه هاي مهم این کشور از جمله دانشکده روابط بین
الملل دانشگاه ملی تاجیک، دانشگاه تاجیک روسی، دانشگاه ملی خجند، دانشگاه ملی تاجیک در زمینه حقوق، تجارت و سیاست، دانشگاه
آسیاي مرکزي و دانشگاه دولتی خاروغ رشته صلح و حل منازعه را نداشتند. در جمهوري ارمنستان بررسی 25 دانشگاه یافته هاي جالبی را
به همراه داشت. نخست اینکه دانشگاه دولتی ارمنستان نه دانشکده حقوق داشت و نه دانشکده روابط بین الملل. البته دانشگاه آمریکایی
ارمنستان 4 کالج دارد که در کالج علوم انسانی و اجتماعی دانشگاه آمریکایی ارمنستان رشته حقوق بشر و عدالت اجتماعی در مقطع



کارشناسی ارشد تدریس می شود. همچنین در جمهوري ازبکستان بررسی 33 دانشگاه مهم نشان داد که حتی در دانشگاه دیپلماسی و

 
اقتصاد جهانی نیز رشته مطالعات صلح و حل منازعه تدریس نمی شود. 

وي ادامه می دهد: این بررسی در جمهوري ترکیه بررسی حکایت از آن داشت که دانشگاه آنکارا دوره کارشناسی ارشد مطالعات صلح و حل
منازعه اجرا می کند. دانشگاه ابن خلدون ترکیه نیز مرکز مطالعات صلح و حل منازعه دارد و در دانشکده علوم اجتماعی دانشگاه ساباجی
رشته تحلیل منازعه تدریس می شود و اما در جمهوري عراق نیز بررسی دانشگاه ها حاکی از این است که از سال 2017 انجمن امل با

 
همکاري برنامه عمران ملل متحد کرسی مطالعات صلح و تعارض را در دانشگاه بغداد ایجاد کرده است. 

سازمند در جمع بندي خود از وضعیت دانشگاه ها در پرداختن به موضوع صلح گفت: مطالعات صلح از جایگاه قابل توجهی در دانشگاه هاي
مهم منطقه فرهنگی نوروز برخوردار نبوده و آموزش عالی نقشی بسیار ناچیز در تقویت منطقه گرایی مبتنی بر تقویت فرهنگ صلح و
هنجارهاي فرهنگی نوروز در منطقه داشته است. مطالعات صلح از جایگاه قابل توجهی در دانشگاه هاي مهم منطقه فرهنگی نوروز برخوردار
نبوده و آموزش عالی نقشی بسیار ناچیز در تقویت منطقه گرایی مبتنی بر تقویت فرهنگ صلح و هنجارهاي فرهنگی نوروز در منطقه داشته
است. نقش اصلی مدیریت مناقشات و منازعات برعهده نهادها و کارگزاران دیپلماسی سنتی بوده و نه دیپلماسی جدید که دیپلماسی عمومی
و دیپلماسی علم و فناوري که به عنوان نمودهاي اصلی آن شناخته می شوند. همچنین پژوهش ها اثبات کرد که در کشورهایی هم که رشته

 
یا مرکز مطالعات صلح و حل منازعه ایجاد شده، عمدتا عوامل خارجی تاثیرگذار بوده است. 

 
مسؤولیت اجتماعی دانشگاهیان براي صلح آفرینی در منطقه نوروز 

«علی صباغیان» استادیار گروه مطالعات منطقه اي دانشکده حقوق و علوم سیاسی دانشگاه تهران می گوید: امروزه مسائلی همچون گسترش
وسیع، بین المللی شدن، افزایش ویژگی کارآفرینی تحت تاثیر توسعه فناوري هاي اطلاعات و ارتباطات و اصلاح برنامه هاي درسی براي
هماهنگ شدن با نیازهاي بازار بر کیفیت آموزش، استقلال دانشگاه ها، آزادي آکادمیک، تغییر نقاط تمرکز دانشگاهیان و مسؤولیت هاي
اجتماعی دانشگاه در قبال جامعه تاثیر گذاشته است و در این چارچوب مسؤولیت اجتماعی دانشگاه و دانشگاهیان به یک مفهوم داراي اهمیت
روزافزون به بخشی از مباحث درباره رقابت پذیري و پایداري در چارچوب جهانی شدن تبدیل شده است. در واقع، یکی از حوزه هاي مهمی
که دانشگاه ها و دانشگاهیان می توانند از منظر مسؤولیت اجتماعی در آن به ایفاي نقش بپردازند، عرصه صلح آفرینی است. مداخله
دانشگاهیان در عرصه صلح آفرینی ابعاد مختلفی همچون پیشگیري از ظهور منازعات، مدیریت و حل و فصل منازعات در صورت بروز هر گونه
منازعه و نیز اقدام تثبیت ساز در دوره بعد از منازعه دارد. در این زمینه دانشگاه ها و دانشگاهیان می توانند از طریق تقویت آموزش هاي
مربوط به صلح، همزیستی مسالمت آمیز و حل منازعه، هنجاري سازي هاي لازم براي صلح و صلح آفرینی، شبکه سازي در عرصه صلح

سازي، همکاري هاي پژوهشی در این عرصه و به مواردي دیگر از این دست اقدام کنند.  

صباغیان ادامه می دهد: دانشگاه و دانشگاهیان منطقه نوروز با توجه به نقش مرجعی که در جوامع دارند، می توانند از مسیرهایی همچون
آموزش، انجام پژوهش ها و برگزاري کارگاه هاي علمی به توسعه فرهنگ رواداري، احترام به حقوق بشر، همزیستی مسالمت آمیز و جلوگیري

 
از خشونت بپردازند. 

این استاد دانشگاه به نقش دانشگاهیان در کمک به توسعه براي پیشگیري از منازعه و تثبیت بعد منازعه پرداخته و بیان می دارد: رابطه بین
صلح و توسعه یک رابطه دو سویه است. از یک طرف ایجاد صلح بدون توسعه امکان پذیر نیست و از سوي دیگر توسعه بدون صلح تحقق
ناپذیر است.رابطه بین صلح و توسعه یک رابطه دو سویه است. از یک طرف ایجاد صلح بدون توسعه امکان پذیر نیست و از سوي دیگر توسعه
بدون صلح تحقق ناپذیر است. این ارتباط متقابل بین صلح و توسعه هم از لحاظ نظري مورد تحلیل قرار گرفته است و هم در اسناد مختلف
بین المللی بر آن صحه گذاشته شده است. براي مثال گزارش سال 2011 بانک جهانی در مورد «منازعه، امنیت و توسعه»، پیوند نظري بین
منازعات، مسائل امنیتی و توسعه را بررسی کرده است. همچنین قطعنامه 11 مارس 2014 مجمع عمومی سازمان ملل بر این نکته تاکید
کرده است که توسعه پایدار بدون صلح و صلح بدون توسعه وجود نخواهد داشت. در مصوبه سال 2016 اتحادیه اروپا نیز براي اصلاح مصوبه



سال 2014 در خصوص ایجاد یک ابزار کمک کننده به ثبات و صلح به ارتباط بین صلح و توسعه اشاره شده است و در شروع این سند تصریح
شده است که توسعه پایدار و ریشه کنی فقر نیازمند صلح و امنیت است. در عین حال بدون توسعه و کاهش فقر، صلح پایدار ایجاد نخواهد
شد. در این میان دانشگاه و دانشگاهیان منطقه نوروز از طریق کمک به توسعه پایدار، توسعه انسانی و امنیت انسانی می توانند نقش مهمی در

 
پیشگیري از منازعه داشته باشند. 

صباغیان همچنین به نقش میانجی گري دانشگاه و دانشگاهیان براي حل و فصل منازعات در منطقه نوروز توجه کرده و می گوید: دانشگاه و
دانشگاهیان منطقه نوروز به عنوان بخشی از مسؤولیت اجتماعی خود می توانند به ارائه فعالیت هاي میانجی گرایانه از طریق تسهیل توافق در

مورد اهداف مشترك بین طرف هاي درگیري به مدیریت و حل منازعات و صلح سازي کمک کنند.  

 
برچسب ها 

- مسئولیت اجتماعی  

 
- نوروز 

 
- روابط بین الملل 

- انجمن علمی مطالعات صلح



مجتمع قالیبافی در بجنورد افتتاح شد

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  496  |  تاریخ: 1400/11/21

 
مجتمع قالیبافی در بجنورد افتتاح شد 

ایرنا/ همزمان با دهه مبارك فجر مجتمع قالیبافی در بجنورد با
اشتغالزایی 170 نفر افتتاح شد که تعدادي از این نیروها، زنان

 
زندانی بند باز هستند. 

همزمان با دهه مبارك فجر مجتمع قالیبافی در بجنورد با
اشتغالزایی 170 نفر افتتاح شد که تعدادي از این نیروها، زنان

زندانی بند باز هستند.  
رمضان حافظی، سرپرست صندوق کارآفرینی امید خراسان شمالی در آیین افتتاحیه این مجتمع تولیدي اظهار کرد: براي راه اندازي این
مجتمع تولیدي که در روستاي آذرساي این شهرستان است، 23 میلیارد ریال تسهیلات از محل اعتبارات اشتغال روستایی و عشایري

 
اختصاص یافت. 

وي افزود: با اجراي این طرح براي اهالی روستاي آذرسا و براي 18 نفر از مددجویان و بانوانی زندانی بند باز نیز شغل ایجاد شد.  
حافظی گفت: در طرح اشتغال پایدار روستایی و عشایري تاکنون مبلغ هزار و 26 میلیارد و 435 میلیون ریال تسهیلات به یک هزار و 154

 
طرح پرداخت شده است که زمینه اشتغال براي بیش از دو هزار نفر فراهم شده است. 

سرپرست صندوق کارآفرینی امید خراسان شمالی افزود: در سال جاري به یک هزار و 819 طرح اشتغال زایی 631 میلیارد و 629 میلیون

 
ریال تسهیلات اشتغالزایی پرداخت شد. 

مجتمع قالیبافی اعلابافان آپادانا با ظرفیت تولید یک هزار و 400 متر مربع در سال و اشتغالزایی براي 30 نفر به صورت مستقیم و 140 نفر

به صورت غیر مستقیم و پشتیبان افتتاح شد و به بهره برداري رسید.  
سید محمد مهدي سادات خانساري کارآفرین برتر کشوري و مدیر عامل شرکت تعاونی اعلابافان آپادانا نیز ضمن قدردانی از حمایت هاي
صندوق کارافرینی امید بر لزوم تغییر نگرش در دستمزد و بیمه بافندگان تاکید کرد و افزود: هم اینک 135 دار قالی در این مجتمع دایر شده
است که بیش از 170 بافنده نیز مشغول به کار شدند، با حمایت هاي بیشتر مسوولان استانی ظرفیت مجتمع به تعداد 400 بافنده قابل ارتقا

است.  

 
آخرین خبر خراسان شمالی در اینستاگرام : 

https://instagram.com/bojnord_today



عملیات برق رسانی به 14 واحد صنعتی و معدنی در سقز به اتمام رسید

منبع: ایرناشماره خبر:  497  |  تاریخ: 1400/11/21

سنندج- ایرنا- رییس توزیع برق شهرستان سقز گفت: در راستاي تحقق شعار سال و پشتیبانی از تولید، امسال تاکنون 14 واحد
صنعتی و معدنی در شهرستان سقز به شبکه سراسري برق متصل شده اند.

سنندج- ایرنا- رییس توزیع برق شهرستان سقز گفت: در
راستاي تحقق شعار سال و پشتیبانی از تولید، امسال تاکنون
14 واحد صنعتی و معدنی در شهرستان سقز به شبکه

 
سراسري برق متصل شده اند. 

عبداالله ابراهیمی روز پنجشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا
اظهار داشت: شعار امسال همچون سال هاي گذشته در حوزه
اقتصادي مطرح شده که این خود نشان از اهمیت و جایگاه

 
ویژه تولید و حمایت از سرمایه گذاران و رفع موانع است. 

وي افزود: بدین منظور و با هدف حمایت از تولید و تولید

 
کننده از ابتداي سال تاکنون به 14 واحد صنعتی و معدنی و همچنین 89 مورد بخش کشاورزي، عملیات برق رسانی صورت گرفته است. 

وي با تاکید بر اینکه توسعه اقتصادي هر منطقه مستلزم حمایت از سرمایه گذاران و برنامه هاي رونق تولید است، اضافه کرد: بی تردید با

 
تامین انرژي برق در این واحدها، تحول بزرگی در تولید و اشتغال در این منطقه اتفاق می افتد. 

ابراهیمی یادآور شد: پروژه برق رسانی به 30 واحد صنعتی، معدنی و کشاورزي دیگر نیز در دست اقدام است که عملیات اجرایی آن تا پایان

 
سال به اتمام می رسد. 

رییس توزیع برق شهرستان سقز با اشاره به اینکه برق رسانی به واحدهاي تولید اکسیژن، تولید کارتون، تولید کف پوش و تولید پروفیل از
جمله مهمترین واحدهاي برق دار شده در شهرستان سقز است، افزود: همچنین برق رسانی به 2 واحد معدنی تولید سنگ در این شهرستان

 
از مهمترین پروژه ها در حوزه معدن می باشد. 

وي اظهار داشت: افزایش قدرت پست بیمارستان تامین اجتماعی شهرستان سقز به میزان 840 کیلو وات از دیگر پروژه هاي مهم صورت

 
گرفته توسط این مدیریت در سال جاري است. 

ابراهیمی ادامه داد: در مجموع 92 هزار انشعاب برق شهري و روستایی در شهرستان سقز وجود دارد که 344 اشتراك آن مربوط به بخش

 
صنعتی و معدنی و تعداد یک هزار و 449 مورد مربوط به بخش کشاورزي است. 

سقز با بیش از 226 هزار نفر جمعیت دومین شهرستان پر جمعیت استان کردستان است که در 190 کیلومتري شمال سنندج مرکز این
استان قرار دارد. 



برچسب ها  

 
- کردستان 

 
- سقز 

 
- شرکت توزیع نیروي برق 

- دهه فجر



تقویت امید به توسعه هرمزگان با روحیه جهادي مدیرعامل فولاد مبارکه

منبع: معدن نامهشماره خبر:  498  |  تاریخ: 1400/11/21

نائب رئیس کمیسیون انرژي مجلس در آیین عملیات اجرایی پروژه هاي توسعه شرکت فولاد هرمزگان با اشاره به کمک فوري
شرکت فولادمبارکه در زلزله هرمزگان گفت: طرح هاي توسعه اي فولاد مبارکه به اشتغال زایی جوانان منجر می شود.

 
نائب رئیس کمیسیون انرژي مجلس مطرح کرد؛ 

تقویت امید به توسعه هرمزگان با روحیه جهادي مدیرعامل فولاد مبارکه نائب رئیس کمیسیون انرژي مجلس در آیین عملیات اجرایی پروژه
هاي توسعه شرکت فولاد هرمزگان با اشاره به کمک فوري شرکت فولادمبارکه در زلزله هرمزگان گفت: طرح هاي توسعه اي فولاد مبارکه به

 
اشتغال زایی جوانان منجر می شود. 

بزرگنمایی تصویر  

به گزارش پایگاه خبري معدن نامه، همزمان با چهل و سومین
سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی، آیین عملیات اجرایی پروژه هاي
توسعه اي فولاد هرمزگان با حضور مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه،
مدیر روابط عمومی این شرکت، مدیرعامل فولاد هرمزگان، استاندار
هرمزگان، نمایندگان مردم هرمزگان در مجلس شوراي اسلامی و

 
مسئولان استانی برگزار شد. 

احمد مرادي، نائب رئیس کمیسیون انرژي مجلس در این آیین اظهار کرد: از بدو تاسیس شرکت فولاد هرمزگان شاهد پیشرفت این واحد

 
بزرگ صنعتی بودم و با روحیه جهادي مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه امید به توسعه شرکت فولاد هرمزگان تقویت می شود. 

وي با تاکید بر نگاه توسعه محور مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه، گفت: مدیریت هماهنگ و یکپارچه در سطح کلان صنعتی باعث شده است

تا عملکرد توسعه در کشور شتاب گیرد و ثمرات آن در زندگی مردم نمایان شود.  

نماینده مردم بندرعباس در مجلس شوراي اسلامی با اشاره به اینکه در سفر اخیر رئیس جمهور به هرمزگان بر بهره گیري از ظرفیت
نیروهاي بومی تاکید شد، بیان کرد: امیدواریم آغاز عملیات طرح هاي توسعه اي در شرکت فولاد هرمزگان به اشتغال جوانان این استان یاري

 
برساند. 

وي با تاکید بر ایفاي مسئولیت اجتماعی شرکتی، اذعان داشت: حمایت فوري شرکت فولاد مبارکه در یاري رسانی 7 میلیارد تومانی به زلزله
اخیر در هرمزگان در حافظه جمعی مردم ثبت شده است و امیدواریم درهمین راستا توسعه سرانه ورزشی در استان هرمزگان با حمایت

 
شرکت فولاد هرمزگان ارتقا یابد. 
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تاکید رئیس جمهور منتخب بر اقدامات فوري براي ثبات بخشی به بازار 

خسارت 100هزار میلیارد ریالی افت فروش در بخش معدن و صنایع معدنی  

 
یکی از رموز موفقیت در دفاع مقدس روحیه اعتماد به نفس ملّی در جوانان بود 

 
واردات قراضه تنها راه نجات فوري فولادسازان القائی 

پیام رییس هیات مدیره در پی کسب قهرمانی تیم فولاد خوزستان در جام حذفی کشور  

معدن نامه در قبال اخبار ارسالی از سوي سازمانها، نهادها، شرکتها و ... هیچگونه مسئولیتی ندارد. چنانچه محتوا را شایسته تذکر می دانید،
خواهشمند است کد ( 24135 ) را همراه با ذکر موضوع به شماره 00989121302339 پیامک بفرمایید.



فعال دانشجویی دانشگاه علامه: عده اي تحریم را بهانه اي براي پوشاندن

ناکارآمدي هایشان کرده بودند

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  499  |  تاریخ: 1400/11/21

هانیه سلحشور مسئول واحد خواهران انجمن اسلامی
دانشجویان مستقل دانشکده اقتصاد دانشگاه علامه طباطبایی
در گفت وگو با خبرنگار تشکل هاي دانشگاهی خبرگزاري
فارس با اشاره به بیانات رهبر معظم انقلاب درباره "تقویت
تولید ملی" به عنوان اصلی ترین راهکار برون رفت از مشکلات
اقتصادي گفت: رشد اقتصادي یعنی تولیدات یک کشور نسبت
به سال قبل افزایش پیدا کرده باشد. وقتی تولید افزایش پیدا
کند، اشتغال افزایش یافته و به تبع آن نرخ بیکاري کاهش می

 
یابد. علاوه بر آن، در این حالت عرضه زیاد شده و قیمت ها کاهش پیدا می کند و به دنبال آن قدرت خرید مردم افزایش می یابد. 

وي تاکید کرد: افزایش تولید ملی در کنار بی نیازي از واردات در بسیاري از حوزه ها، سبب افزایش صادرات و ورود ارز به کشور هم می شود.
وقتی ارز مورد نیاز کشور تأمین شود، کشور می تواند بسیاري از زیرساخت ها یا پروژه هاي نیمه کاره را تأمین مالی کند و آنها را به اتمام

 
برساند. 

این فعال دانشجویی افزود: به همین جهت خود افزایش تولید و حمایت از تولید ملی، باعث کاهش تورم و توسعه یافته تر شدن کشور می

 
شود. 

سلحشور با اشاره به اهمیت تولید گفت: تولید، مخصوصاً در وضعیت کنونی کشور به قدري مهم است که رهبر انقلاب در سخنرانی اخیر خود

 
تولید را به منزله "جهاد" دانسته اند. 

وي با طرح این سوال که آیا از کالاي کم کیفیت داخلی هم باید حمایت کنیم؟ اظهار داشت: در بسیاري از مواقع کالاي ایرانی باکیفیت تر
است یا کیفیت مشابه محصول خارجی دارد. در برخی  حوزه ها هم که کیفیت پایین تري دارد، به این باید فکر کنیم اگر ما آن محصول را از

 
کارگر ایرانی نخریم، آن کارگر چطور باید کیفیت محصولش را افزایش دهد؟ 

این فعال دانشجویی افزود: وقتی تکنولوژي در یک کشور به روز نباشد و به تبع آن هزینه تولید زیاد باشد، کارخانه چاره اي جز افزایش قیمت
محصول ندارد. البته این مسئله نافی این نیست که نهادها و مسئولین مربوطه باید فضاي تولید را رقابتی کنند تا از ایجاد انحصار جلوگیري

 
کنند. 

مسئول واحد خواهران انجمن اسلامی دانشجویان مستقل دانشکده اقتصاد دانشگاه علامه درباره موانع تولید و راهکارهایی براي تقویت آن
افزود: دریافت بسیار سخت مجوز، گرفتن مالیات هاي سنگین از مشاغل تولیدي و نبود حمایت، فرار مالیاتی هاي گسترده از موانع تولید
هستند. براي حل موانع تولید، اول باید مقررات مزاحم و غیرضروري حذف شود و دریافت مجوزهاي کسب و کار تسهیل شود؛ زیرا فضاي

 
کسب و کار که در  ایران اصلاً وضع مطلوبی ندارد. 



وي با بیان اینکه براساس برخی نظرها ایران بین 190 کشور در شاخص سهولت کسب و کار، رتبه 120 را دارد، گفت: طرح هایی مثل
تسهیل صدور برخی مجوزهاي کسب و کار، مواردي هستند که بیشتر از این باید شاهد فراگیر شدنش باشیم؛ گرچه این طرح هنوز تصویب

نشده است.  

وي ادامه داد: مسئله دوم امنیت سرمایه گذار است. سرمایه گذاري که می بیند هرروز قیمت نرخ ارز بالا و پایین می شود، با چه ریسکی باید

سرمایه گذاري کند؟ ثبات اقتصادي و سیاست هاي تشویقی باید به نحوي باشد که سرمایه گذار را به سمت مشاغل مولد بکشاند.  

سلحشور تصریح کرد: سوم نظام مالیاتی کشور است که در این راستا نقش مهمی می تواند ایفا کند. وجود مالیات هایی مثل مالیات بر عایدي
سرمایه، مالیات بر مجموع درآمد و...، خود هدایت کننده سرمایه هاي راکد به سمت تولید و ایجاد عدالت اقتصادي است. البته لازمه ایجاد

 
این نظام، وجود پایگاه هاي داده و اطلاعات است که بتواند یک سیستم شفاف و عادلانه مالیاتی را ایجاد کند. 

مسئول واحد خواهران انجمن اسلامی دانشجویان مستقل دانشکده اقتصاد دانشگاه علامه گفت: مسئله بعدي هم مبارزه با قاچاق است که بی

توجهی به آن واقعا تولید کشور را از کار می اندازد.  

وي درباره این سوال که آیا اقتصاد مقاومتی باعث نمی شود تجارت ما با دنیا محدود شود؟ و اینکه چگونه اقتصاد مقاومتی می تواند تحریم ها
را بی اثر کند هم اظهار داشت: در اقتصاد مقاومتی، ما به دنبال کاهش آسیب پذیري اقتصاد در حوزه هاي فشار دشمن و شکوفایی و رشد آن

 
هستیم. 

سلحشور اضافه کرد: عده اي ممکن است بپرسند اصلا اقتصاد مقاومتی چیست و چرا باید آن را در پیش گرفت، ولی متوجه نیستند شرایط
اقتصادي کشور ما را نباید با سایر کشورها مقایسه کنند، چون تقریبا هیچ اقتصادي مثل اقتصاد کشور ما اینگونه زیر بار فشار و تحریم و

 
تهاجم دشمن نبوده است. البته در گذشته برخی ها تحریم را به یک بهانه تبدیل کرده بودند تا بتوانند ناکارآمدي هایشان را بپوشانند. 

وي گفت: اقتصاد مقاومتی یعنی اتکا به توانایی ها و ظرفیت هاي کشور براي رشد اقتصادي و تولید، در عین تجارت و مراوده با دنیا.  

این فعال دانشجویی یادآور شد: اقتصاد مقاومتی به معناي بسته بودن کشور و تجارت نکردن با جهان نیست، بلکه به معناي وابسته نبودن
اقتصاد کشور به هیچ ابرقدرتی است، به نحوي که بتواند استقلال ما را تحت تأثیر قرار بدهد یا با آن ما را کنترل کند. براي همین هست که
ما عضو سازمان هایی مانند سازمان اکو، پیمان همکاري هاي شانگهاي، سازمان D8، سازمان اوپک و... هستیم و این نشان دهنده ظرفیت

 
بالاي کشور براي تجارت است. 

وي درباره دستاورد هاي انقلاب اسلامی در زمینه اقتصاد تاکید کرد: اگر دستاوردهاي اقتصادي انقلاب را بخواهیم بربشماریم، می توان گفت

 
که اقتصاد کشور از جایگاه 26 در سال 57، به جایگاه 18 در سال 96 ارتقا یافت و جزو 20 قدرت اقتصادي جهان قرار گرفت. 

وي ادامه داد: همچنین با وجود افزایش بیش از دو برابري جمعیت، میزان فروش نفت خام به یک چهارم قبل از انقلاب کاهش یافته است. از

 
سویی تعداد واحدهاي صنعتی کشور 10 برابر شده است. 

سلحشور اضافه کرد: قبل از انقلاب فقط 5 درصد نیازهاي دفاعی کشور تولید داخل بود، در حالی که الان حدود 90 درصد این نیاز در داخل

 
تأمین می شود. همچنین سرانه برخورداري جامعه از خدمات بانکی نسبت به قبل از انقلاب بیش از 20 برابر شده است. 

وي گفت: همچنین پیش از انقلاب، امنیت غذایی ما  30 روز بوده و در سال هاي پایانی دهه90 به 330 روز رسیده است.  



انتهاي پیام/



افتتاح کارگاه طراحی و بسته بندي محصولات صنایع دستی در زنجان

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  500  |  تاریخ: 1400/11/21

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان زنجان گفت: یک کارگاه طراحی و بسته بندي محصولات صنایع دستی
در زنجان افتتاح شد.

باشگاه خبرنگاران جوان زنجان - ارجمند گفت: براي ایجاد این
کارگاه 30 میلیارد ریال اعتبار با مشارکت مستقیم بخش

خصوصی سرمایه گذاري شده است.  

او می گوید: با بهره برداري از این کارگاه براي 6 نفر به طور

مستقیم ایجاد اشتغال شده است.  

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان زنجان توسعه فعالیت در حوزه صنایع دستی را از مصادیق رونق تولید دانست و
گفت: صنایع دستی سازنده هویت کشور است، بسته دربرگیرنده صنایع دستی نقش بسیاري در جذب مشتري داخل و خارجی دارد و بسته

بندي زیبا ضامن بقا و گسترش جهانی این صنعت مهم و درآمدزا است.  

او می گوید: صنایع دستی می تواند به عنوان هنر-صنعت زمینه ساز اشتغال بیشتر و معرفی فرهنگ و سنن ملی و اسلامی باشد.



آغاز عملیات اجرایی 48 طرح بزرگ صنعتی، تحول بنیادي در توسعه اقتصاد کشور

است

منبع: ایرناشماره خبر:  501  |  تاریخ: 1400/11/21

تهران - ایرنا - عضو کمیسیون انرژي مجلس شوراي اسلامی گفت: آغاز عملیات اجرایی 48 طرح بزرگ صنعتی در کشور تحول
بنیادي در توسعه اقتصاد کشور به وجود آورده و موجب رونق تولید کشور می شود.

تهران - ایرنا - عضو کمیسیون انرژي مجلس شوراي اسلامی
گفت: آغاز عملیات اجرایی 48 طرح بزرگ صنعتی در کشور
تحول بنیادي در توسعه اقتصاد کشور به وجود آورده و موجب

 
رونق تولید کشور می شود. 

«محمد طلا مظلومی» روز پنجشنبه در گفت و گو با خبرنگار
پارلمانی ایرنا در مورد آغاز عملیات اجرایی 48 طرح بزرگ در
کشور افزود: بهترین راه مقابله با تحریم هاي ظالمانه نظام
استکباري، استفاده از ظرفیت ها و توانمندي هاي کشور است
که در این راستا مقام معظم رهبري تعبیر اقتصاد مقاومتی

یعنی اتکا به ظرفیت داخلی را به عنوان یک راهکار براي برون رفت از این وضعیت مطرح کردند و دولت سیزدهم هم در تبعیت از مقام معظم

رهبري آغاز عملیات اجرایی این طرح ها را براي تحقق خنثی سازي تحریم ها در دستور کار خود قرار داد.  

مظلومی اظهار داشت: پیش بینی می شود که آغاز عملیات اجرایی 48 طرح بزرگ صنعتی در کشور بتواند تحول بنیادي در توسعه اقتصاد

کشور به وجود آورد و باعث رونق تولید در کشور شود.  

نماینده مردم بهبهان در مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: دولت سیزدهم علاوه بر استفاده از ظرفیت هاي داخلی تولید، تعامل با کشورهاي
همسایه را در دستور کار خود قرار داده است و در مذاکرات وین هم با قاطعیت حفظ منافع ملی ایران را دنبال می کند در مجموع این

اقدامات ترسیم کننده آینده روشنی از ایران اسلامی بر پایه «ما می توانیم» است.  

مظلومی خاطر نشان کرد: ملت ایران هر زمان که در تنگنا قرار گرفتند، توانستند با حفظ استقلال و عزت کشور روي پاي خود بایستند و در
شرایط فعلی کشور هم دولت و اعضاي کابینه تمام همت خود را براي رفع مشکلات معیشتی کشور قرار داده اند و آغاز اجرایی عملیات طرح

 
هاي صنعتی هم در راستاي همین هدف مهم دولت است. 

عضو کمیسیون انرژي مجلس شوراي اسلامی تاکید کرد: بخش صنعت در اقتصاد کشور نقش مهمی در ایجاد ارزش افزوده و اشتغال زایی ایفا
می کند و نسبت به سایر بخش ها از تنوع بالایی برخوردار است. با توجه به اهمیت صنعت در رونق تولید و ایجاد اشتغال، دولت سیزدهم در

 
راستاي اجراي سیاست هاي اقتصاد مقاومتی طرح هاي صنعتی را در دستور کار خود قرار داده است. 

مظلومی تصریح کرد: بخش صنعت با توجه به ظرفیت هایی که در افزایش تولید دارد، می تواند بهره وري را در کوتاه مدت افزایش داده و

 
باعث رونق اقتصاد و حرکت چرخ هاي تولیدي در کشور شود و نتیجه مطلوبی در حوزه اشتغال نصیب کشور کند. 



وي با بیان اینکه مجلس همراه و هماهنگ با دولت در مسیر حل مشکلات معیشتی مردم گام بر می دارد، افزود: مجلس با توجه به رویکرد
دولت سیزدهم در ارائه خدمات مطلوب و بی منت به مردم در کنار دولت به عنوان پشتیبان خواهد ایستاد و از همه ظرفیت هاي خود در

 
حمایت از دولت استفاده می کند. 

به گزارش ایرنا، آیت االله سید ابراهیم رئیسی رییس جمهور روز یکشنبه در سالن همایش هاي بین المللی صدا و سیما، دستور آغاز عملیات

 
اجرایی 48 طرح بزرگ صنعتی کشور را با اعتباري معادل 17 میلیارد دلار صادر کرد. 

شرکت معدنی و صنعتی گل گهر، مجتمع فولاد مبارکه، شرکت ملی صنایع مس ایران، شرکت معدنی و صنعتی چادرملو، شرکت سرمایه
گذاري توسعه معادن و فلزات، شرکت گروه گسترش نفت و گاز پارسیان به عنوان «گروه پیشرانان پیشرفت ایران» مسئوولیت سرمایه گذاري

 
در این 48 طرح بزرگ صنعتی را بر عهده دارند. 

11 میلیارد دلار صادرات سالانه، تولید 54 میلیون تن محصول معدنی، فلزي و پتروپالایشی، معادل 20 میلیارد دلار درآمد سالانه پس از بهره
برداري و ایجاد 21 هزار شغل مستقیم و 64 هزار شغل غیرمستقیم از جمله مزیت ها و ظرفیت هاي این پروژه هاي عظیم پس از بهره

 
برداري است. 

 
برچسب ها 

 
- کمیسیون انرژي مجلس شوراي اسلامی 

- مقام معظم رهبري  

 
- اقتصاد مقاومتی 

 
- دولت سیزدهم 

- شرکت معدنی و صنعتی گل گهر



پرداخت 1200میلیارد ریال تسهیلات توسط صندوق استان
زنجان

پرداخت 1200میلیارد ریال تسهیلات توسط صندوق استان زنجان

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  502  |  تاریخ: 1400/11/21

به گزارش روابط عمومی صندوق استان زنجان عبدالهی
مدیرصندوق از پرداخت 1200میلیارد ریال تسهیلات براي 2344 نفر در سال منتهی به دهه فجر 1400 خبر داد. وي در تشریح اقدامات این
صندوق در یک سال گذشته گفت: تعداد 1099 فقره تسهیلات اشتغال به مبلغ 1/092 میلیارد ریال در این استان پرداخت شده است. و با
پرداخت این میزان تسهیلات موجبات ایجاد و تثبیت اشتغال براي 1491 نفر فراهم شده است. ایشان تسهیلات پرداخت شده را به تفکیک
بخشهاي اقتصادي در بخش کشاورزي به تعداد 300 فقره و با اعتبار 564 میلیون ریال، بخش صنعت 477 فقره با اعتبار 367 میلیون ریال و
بخش خدمات تعداد 322 فقره با اعتباري به مبلغ 161 میلیارد ریال عنوان کرد. وي خاطرنشان کرد: از مجموع تسهیلات اشتغال یادشده به
241 فقره طرح با اعتباري بمبلغ 281 میلیون ریال از محل منابع مشترك با صندوق توسعه ملی در قالب طرح توسعه و تثبیت اشتغال پایدار
روستایی پرداخت شده و تعداد 858 فقره تسهیلات با اعتباري بمبلغ 811میلیون در قالب تفاهم نامه ها و ...از محل منابع داخلی صندوق
براي ایجاد و تثبیت اشتغال در سطح استان پرداخت گردیده است. عبدالهی افزود: در طی یکسال گذشته براي 1245 نفر از معرفی شدگان
سامانه سامد و سفر ریاست محترم جمهور به استان تسهیلات ضروري با اعتباري به مبلغ 102 میلیارد ریال پرداخت شده است وي از رشد
126 درصدي از لحاظ مبلغ تسهیلات و 17 درصدي از لحاظ تعداد نفرات دریافت کننده تسهیلات را از عملکرد مثت صندوق استان در مدت

مشابه با سال قبل عنوان کرد.



دیدار با خانواده شهدا روحیه ولایت مداري و دفاع از کشور را
تقویت می کند

دیدار با خانواده شهدا روحیه ولایت مداري و دفاع از کشور را تقویت می کند

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  503  |  تاریخ: 1400/11/21

روابط عمومی صندوق استان: بمناسبت ایام دهه فجر و گرامی
داشت یاد و خاطر شهداي سرافراز ایران اسلامی، همکاران صندوق کارآفرینی امید آذربایجان غربی با خانواده در منزل شهید فیروز غلامی و
جانباز سرافراز جواد شرافت دوست اصل با آنها دیدار و گفتگو کردند. گل محمدي مدیر صندوق کارآفرینی امید آذربایجان غربی در دیدار با
مادر شهید شهید فیروز غلامی با بیان اینکه خانواده معظم شهدا مایه خیر و برکت نظام و انقلابند،اظهارداشت: امنیت و آرامش امروز کشور
مرهون ایثار و از جان گذشتگی شهداي والا مقام و صبر و استقامت خانواده معظم شهداست. امیدواریم بتوانیم پاسدار آرمان ها و خون پاك و

 
بر زمین ریخته شده این مجاهدان راه حق باشیم. 

گل محمدي بیان داشت: شهدا انسان هاي سرافراز و بزرگواري بودند که تکریم خانواده آنها وظیفه هرفردي است که نسبت به خون شهدا
اداي دین می کند.



راه اندازي دستگاه پیشرفته رادیو تراپی در مرکز درمانی مهدیه
همدان

راه اندازي دستگاه پیشرفته رادیو تراپی در مرکز درمانی مهدیه همدان

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  504  |  تاریخ: 1400/11/21

با حمایت صندوق کارآفرینی امید استان همدان، دستگاه

پیشرفته رادیو تراپی در مرکز درمانی مهدیه همدان مورد بهره برداري واقع شد  
به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید استان همدان، به مناسبت دهه مبارك فجر دستگاه پیشرفته رادیوتراپی و شتاب دهنده

 
خطی بیماران سرطانی واقع در مرکز درمانی مهدیه همدان افتتاح گردید. 

در این مراسم که با حضور قاسمی فرزاد استاندار همدان، آیت االله شعبانی نماینده ولی فقیه در استان، افروخته مدیر صندوق استان، حجازي
رئیس دارالایتام همدان و جمعی از مسئولین استانی برگزار گردید، از عملکرد صندوق و مساعدت و همکاري صندوق استان در این زمینه با

 
اهدائ لوح تقدیر به افروخته مدیر صندوق کارآفرینی امید استان همدان، تشکر و قدردانی به عمل آمد. 

 
مبلغ تسهیلات پرداختی توسط صندوق استان به این طرح 160 میلیارد ریال است. 

صندوق کارآفرینی امید استان همدان در مجموع در طول دهه مبارك فجر سال 1400 همسو با 25هزار طرح مورد بهره برداري شده صندوق
کشور، 9 طرح اشتغالزایی با مبلغ 250 میلیارد ریال را افتتاح نمود.



افتتاح 52 طرح اشتغال بصورت همزمان بمناسبت دهه مبارك فجر

افتتاح 52 طرح اشتغال بصورت همزمان بمناسبت دهه مبارك فجر

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  505  |  تاریخ: 1400/11/21

به گزارش روابط عمومی صندوق استان آذربایجان شرقی روز سه شنبه مورخ 1400/11/19 در هشتمین روز از دهه مبارك فجر طرح هاي
صندوق کارآفرینی امید استان بصورت سراسري و از طریق ویدئو کنفرانس با حضور مقام محترم مدیرعامل ، معاون محترم اجرایی ریاست
جمهوري و معاون محترم توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري افتتاح و مورد بهره برداري قرار گرفت . در این آیین 52 طرح
اشتغال صندوق استان از محل اعتبارات اشتغال پایدار روستایی ، وزارت کار و تفاهم نامه هاي فی مابین صندوق با اعتباري بیش از 600

میلیارد ریال و با اشتغالزایی 840 نفر به بهره برداري رسیدند .



102 طرح تعاونی بهره برداري رسید

منبع: روزنامه جهان اقتصادشماره خبر:  506  |  تاریخ: 1400/11/21

به مناسبت چهل و سومین سالگرد پیروزي شکوهمند انقلاب اسلامی ایران، 102 طرح تعاونی در بخش هاي تولیدي، خدمات،
توزیعی و مسکن با حضور معاون اول رییس جمهور و وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، به طور همزمان در سراسر کشور به بهره

برداري رسید.

به مناسبت چهل و سومین سالگرد پیروزي شکوهمند انقلاب
اسلامی ایران، 102 طرح تعاونی در بخش هاي تولیدي،
خدمات، توزیعی و مسکن با حضور معاون اول رییس جمهور و
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، به طور همزمان در سراسر

 
کشور به بهره برداري رسید. 

به گزارش جهان اقتصاد به نقل از ایرنا، این تعداد طرح که روز
پنجشنبه با حضور محمد مخبر و حجت االله عبدالملکی به بهره
برداري رسید، براي هفت هزار و 81 نفر در سراسر کشور شغل

 
ایجاد می کند. 

از 102 طرح تعاونی، 60 طرح معادل 59 درصد به بخش

 
تولیدي، 11 طرح معادل 11 درصد به بخش خدمات و 31 طرح معادل 30 درصد به طرح هاي توزیعی و مسکن اختصاص یافت. 

همچنین 178 میلیارد تومان معادل هفت درصد در طرح هاي تولیدي، 212 میلیارد تومان معادل هشت درصد در طرح هاي خدماتی و 2

 
هزار و 344 میلیارد تومان معادل 58 درصد در طرح هاي مسکن سرمایه گذاري شده است. 

بر اساس آمار معاونت امور تعاون وزارت کار، از مجموع هفت هزار و 81 نفر اشتغال، 6 هزار و 38 نفر در بخش تعاونی هاي مسکن صاحب

 
شغل موقت می شوند که در نهایت 15 درصد اشتغال پایدار کسب می کنند. 

همچنین 723 نفر در بخش تعاونی هاي تولیدي، 170 نفر در بخش خدماتی و 150 نفر در بخش توزیعی صاحب شغل پایدار می شوند.  

بر اساس اطلاعات وزارت کار، 28 درصد این طرح ها در مناطق روستایی و 72 طرح در مناطق شهري و شهرك هاي صنعتی به بهره برداري

رسید.  

سرانه ایجاد اشتغال در تعاونی مسکن به صورت موقت به ازاي هر نفر نیاز به 388 میلیون تومان و سرانه ایجاد اشتغال به ازاي هر نفر در

 
تعاونی هاي تولیدي و خدماتی نیاز به 373 میلیون تومان سرمایه گذاري دارد. 

هر طرح به صورت میانگین براي 69 نفر شغل ایجاد می کند که متوسط هر شغل به ازاي هر طرح تولیدي 12 نفر، هر طرح مسکن 201 نفر

 
و هر طرح خدماتی 26 نفر است. 



 
امروز بیشترین طرح ها در استان هاي خوزستان با 22 طرح، چهار محال بختیاري با 10 طرح و ایلام با هفت طرح به بهره برداري رسید. 

بیشترین سرمایه گذاري در استان هاي فارس، اصفهان و زنجان و بیشترین اشتغال به استان هاي مرکزي، فارس و هرمزگان اختصاص یافت.



اشتغال بیش 14 هزار نفر در حوزه صنعت، معدن و تجارت خوي

منبع: روزنامه بیان ملیشماره خبر:  507  |  تاریخ: 1400/11/21

رئیس اداره صنعت، معدن وتجارت شهرستان خوي اظهار کرد: با توجه به فعالیت واحدهاي صنعتی، معدنی و صنفی این شهرستان
زمینه اشتغال 14 هزار و 15 نفر در این واحدها فراهم شده است که در آینده نزدیک با راه اندازي واحدهاي جدید صنعتی در خوي

زمینه اشتغالزایی مستقیم براي 211 نفر دیگر نیز فراهم خواهد (...)

رئیس اداره صنعت، معدن وتجارت شهرستان خوي اظهار کرد: با توجه به فعالیت واحدهاي صنعتی، معدنی و صنفی این شهرستان زمینه
اشتغال 14 هزار و 15 نفر در این واحدها فراهم شده است که در آینده نزدیک با راه اندازي واحدهاي جدید صنعتی در خوي زمینه

 
اشتغالزایی مستقیم براي 211 نفر دیگر نیز فراهم خواهد شد. 

به گزارش پایگاه خبري بیان ملی آنلاین، امیر جعفري، رئیس اداره صمت خوي گفت: با توجه به فعالیت واحدهاي صنعتی، معدنی و صنفی
این شهرستان زمینه اشتغال 14 هزار و 15 نفر در این واحدها فراهم شده است که در آینده نزدیک با راه اندازي واحدهاي جدید صنعتی در

خوي زمینه اشتغالزایی مستقیم براي 211 نفر فراهم خواهد شد.  

وي افزود: هم اکنون 197 واحد صنعتی داراي پروانه معتبر با سرمایه گذاري بخش خصوصی و ایجاد اشتغال مستقیم براي 5 هزار و 818 نفر
موجود می باشد که عمده تولیدات این شهرستان محصولات نساجی، سیمان، قند، انواع مبلمان و سرویس خواب، فرآوري مواد معدنی،

 
مخازن اکسیژن و CNG است. 

جعفري اضافه کرد: در حال حاضر 14 طرح صنعتی با پیشرفت فیزیکی بالا 60 درصد و با سرمایه گذاري کامل بخش خصوصی در حال

تکمیل و راه اندازي می باشند که با بهره برداري از این واحدهاي صنعتی زمینه اشتغال براي 211 نفر نیز مهیا خواهد شد.  

رئیس اداره صمت خوي عنوان کرد: در این شهرستان 55 معدن داراي پروانه بهره برداري معتبر با حجم استخراج سالانه بیش از 2 میلیون و

520 هزار تن انواع مواد معدنی با حجم سرمایه گذاري بیش از 253 میلیارد ریال و اشتغالزایی مستقیم براي 516 نفر وجود دارد.  

جعفري تأکید کرد: شهرستان خوي داراي 2 هزار و 812 واحد صنفی داراي پروانه کسب معتبر می باشد که 7 هزار و 30 نفر در این واحدها
مشغول بکار می باشند همچنین در این شهرستان 176 واحد فاقد پروانه کسب با اشتغالزایی براي 440 نفر وجود دارد که این واحد ها نیز در

 
حال ساماندهی می باشند. 

رئیس اداره صنعت، معدن وتجارت شهرستان خوي خاطرنشان کرد: در راستاي کنترل و نظارت بر عملکرد واحد هاي صنفی و غیر صنفی از
ابتداي سال جاري تا پایان دي ماه 12 هزار و 402 مورد بازرسی انجام و یک هزار و 113 فقره پرونده تخلف صنفی به ارزش بیش از 789

 
میلیارد ریال تشکیل و جهت رسیدگی بیشتر و صدور حکم نهایی به نهاد هاي ذیربط ارجاع داده شد. 

جعفري عنوان کرد: در خصوص احتکار کالا هاي مورد نیاز در شهرستان خوي 234 مورد بازرسی انجام شد و در حوزه قاچاق کالا نیز 375
مورد بازرسی انجام و 10 فقره پرونده قاچاق به ارزش نزدیک به 7 میلیارد و 492 میلیون ریال تشکیل و جهت رسیدگی بیشتر و صدور حکم

نهایی به تعزیرات حکومتی ارجاع گردید.



اشتغال بیش از 16 هزار نفر در حوزه صمت نقده

منبع: روزنامه بیان ملیشماره خبر:  508  |  تاریخ: 1400/11/21

رئیس اداره صنعت، معدن وتجارت شهرستان نقده اظهار کرد: حوزه هاي صنعتی، معدنی و صنفی این شهرستان سهم بسزایی در
اشتغالزایی و ثروت آفرینی دارد هم اکنون 16 هزار و 658 نفر در واحدهاي مختلف صنعتی، معدنی، صنفی و خدماتی مشغول بکار

می باشند. به گزارش پایگاه خبري بیان ملی آنلاین، محمد قلندري, رئیس اداره (...)

رئیس اداره صنعت، معدن وتجارت شهرستان نقده اظهار کرد: حوزه هاي صنعتی، معدنی و صنفی این شهرستان سهم بسزایی در اشتغالزایی

 
و ثروت آفرینی دارد هم اکنون 16 هزار و 658 نفر در واحدهاي مختلف صنعتی، معدنی، صنفی و خدماتی مشغول بکار می باشند. 

به گزارش پایگاه خبري بیان ملی آنلاین، محمد قلندري, رئیس اداره صنعت، معدن وتجارت شهرستان نقده گفت: حوزه هاي صنعتی، معدنی
و صنفی این شهرستان سهم بسزایی در اشتغالزایی و ثروت آفرینی دارد هم اکنون 16 هزار و 658 نفر در واحدهاي مختلف صنعتی، معدنی،

 
صنفی و خدماتی مشغول بکار می باشند. 

وي افزود: در شهرستان نقده 77 واحد صنعتی داراي پروانه بهره برداري معتبر با حجم سرمایه گذاري بیش از 20 هزار و 122 میلیارد ریال

 
توسط بخش خصوصی وجود دارد که زمینه اشتغال مستقیم براي یک هزار و 394 نفر توسط این واحدهاي صنعتی فراهم شده است. 

قلندري تصریح کرد: 14 طرح صنعتی با پیشرفت فیزیکی بالاي 60 درصد با حجم سرمایه گذاري بیش از 367 هزار میلیارد ریال توسط
بخش خصوصی در حال تکمیل و بهره برداري می باشند که با راه اندازي این واحدها زمینه اشتغال مستقیم براي 218 نفر فراهم خواهد شد.

رئیس اداره صمت شهرستان نقده عنوان کرد: در حال حاضر این شهرستان داراي 28 معدن داراي پروانه بهره برداري معتبر با حجم استخراج
سالانه بیش از 424 هزار تن انواع مواد معدنی وجود دارد که براي بهره برداري از معادن بیش از 213 میلیارد ریال سرمایه گذاري انجام و

 
براي 232 نفر بصورت مستقیم زمینه اشتغال فراهم شده است. 

قلندري اضافه کرد: شهرستان نقده داراي 5 هزار و 355 واحد صنفی داراي پروانه کسب معتبر می باشد که 13 هزار و 387 نفر نیز در این
واحدها مشغول بکار می باشند همچنین 571 واحد صنفی فاقد پروانه کسب در نقده با اشتغالزایی یک هزار و 427 نفري در حال فعالیت می

 
باشند که این واحدها نیز در حال ساماندهی می باشند. 

رئیس اداره صنعت، معدن وتجارت شهرستان نقده خاطرنشان کرد: در راستاي نظارت بر عملکرد واحدهاي صنفی و غیر صنفی از ابتداي سال
جاري تا پایان دي ماه 7 هزار و 150 مورد بازرسی انجام و 301 فقره پرونده تخلف صنفی به ارزش بیش از 440 میلیارد ریال تشکیل و

جهت رسیدگی بیشتر و صدور حکم نهایی به نهاد هاي ذیربط ارجاع گردیده است.  

قلندري بیان کرد: طی 10 ماهه نخست سال جاري براي جلوگیري از احتکار کالاهاي اساسی مورد نیاز مردم 125 مورد بازرسی انجام و 3
فقره پرونده احتکار کالا به ارزش بیش از یک میلیارد و 447 میلیون ریال تشکیل و به سازمان تعزیرات حکومتی ارسال شد همچنین در
راستاي مبارزه با قاچاق کالا از ابتداي سال جاري 45 مورد بازرسی انجام و 3 فقره پرونده قاچاق به ارزش بیش از 168 میلیون ریال تشکیل

و به تعزیرات حکومتی ارسال شده است.



حل معضل 50 ساله بیکاري کرمانشاه تنها با توسعه سرمایه گذاري میسر است

منبع: کرد پرسشماره خبر:  509  |  تاریخ: 1400/11/21

سرویس کرمانشاه _ بهمن امیري مقدم گفت: حل معضل 50 ساله بیکاري در استان کرمانشاه تنها با رفع موانع موجود در مسیر
کارآفرینان و توسعه سرمایه گذاري میسر است.

سرویس کرمانشاه _ بهمن امیري مقدم گفت: حل معضل 50
ساله بیکاري در استان کرمانشاه تنها با رفع موانع موجود در

مسیر کارآفرینان و توسعه سرمایه گذاري میسر است.  

به گزارش کردپرس؛ استاندار کرمانشاه در آیین بهره برداري از
کارخانه فروآلیاژ متحد شرق آسیا اولین پروژه سرمایه گذاري
کاملا خارجی، که با حضور معاونین وزیر اقتصاد و روساي
سازمان هاي امور مالیاتی و سرمایه گذاري کشور برگزار شد؛
عنوان کرد: دولت خدمتگذار و مردمی دکتر رئیسی در این
شرایط سخت تحریم هاي ظالمانه، با تمام توان و به صورت

 
شبانه روزي به دنبال حل مشکلات و گرفتاري هاي متعدد کشور است. 

وي در بخش دیگري از سخنانش به تشریح نزدیک به 5 دهه رنچ بیکاري در استان کرمانشاه پرداخت و افزود: معضل بیکاري 50 ساله
کرمانشاه، تنها از طریق رفع موانع موجود در مسیر کارآفرینان و توسعه سرمایه گذاري و آغاز یک نهضت کارآفرینی و ایجاد اشتغال پایدار

 
قابل حل است. 

امیري مقدم تاکید کرد: کرمانشاه یک استان چهار فصل و سرشار از ظرفیت ها و فرصت هاي گسترده گردشگري و خدماتی، تجاري، صنعتی

 
و کشاورزي است و همه باید با همدلی و همراهی تلاش کنیم کرمانشاه را دوباره به مرکز اقتصادي و فرهنگی غرب کشور تبدیل کنیم. 

وي تاکید کرد: باید تلاش کنیم با ایجاد اشتغال پایدار، رنج دشوار این بیکاري را از دوش کرمانشاه برداریم.  

مدیر ارشد استان خاطرنشان کرد: درهاي کرمانشاه به روي سرمایه گذاران داخلی و خارجی باز است و هر مانعی را با اقتدار از مسیر

کارآفرینان و تولیدکنندگان برمی داریم.  

وي تاکید کرد: امروز شاهد بهره برداري از اولین سرمایه گذاري کاملا خارجی کرمانشاه در حوزه صنعت و معدن هستیم و این نشان از فراهم

بودن بسترها براي سرمایه گذاري در این استان است.  

وي تاکید کرد: با کمک و همدلی مردم و مسئولین این روند جذب سرمایه گذاري هاي داخلی و خارجی همچنان در کرمانشاه تداوم خواهد

 
داشت و مردم طعم شیرین خدمت صادقانه را در دولت مردمی و انقلابی خواهند چشید . 



وي بر ضرورت رعایت شان و منزلت کارآفرینان تاکید کرد و گفت: باید به دنبال شناسایی دلایل عدم تمایل و دلزدگی سرمایه گذاري
کرمانشاهیان خارج استان برویم و آن ها را سریعا برطرف کنیم.



مبارزه با فساد، ظلم، تبعیض و بی عدالتی از دستاوردهاي انقلاب اسلامی است

منبع: کرد پرسشماره خبر:  510  |  تاریخ: 1400/11/21

سرویس کردستان - نماینده ولی فقیه در کردستان گفت: روي کارآمدن دولتمرد صالح، طرح موضوعات سالم براي جامعه اسلامی،
عدالت و رفاه از جمله اهداف و دستاوردهاي انقلاب اسلامی بود.

سرویس کردستان - نماینده ولی فقیه در کردستان گفت: روي
کارآمدن دولتمرد صالح، طرح موضوعات سالم براي جامعه
اسلامی، عدالت و رفاه از جمله اهداف و دستاوردهاي انقلاب

 
اسلامی بود. 

به گزارش کرد پرس، حجت الاسلام عبدالرضا پورذهبی در
مراسم جشن انقلاب که با موضوع «انقلاب اسلامی، اقتصاد
مقاومتی، تولید ملی و کارآفرینی» با حضور روحانیون اهل
تشیع و تسنن شهرستان دهگلان برگزار شد، با اشاره به اینکه
سخنان انبیا بسیار کارساز و پرنفوذ بوده به فرموده خداوند در

 
سوره هود قرآن اشاره کرد و گفت: کارکرد یک روحانی، اصلاح، موعظه و نصیحت است. 

وي اظهار کرد: در گذشته ارتکاب فساد، ظلم، تبعیض و بی عدالتی به صورت سازمان یافته در جامعه رواج داشت که خوشبختانه با پیروزي

 
انقلاب اسلامی این مسائل در بسیاري از مسئولان دیده نمی شود. 

نماینده ولی فقیه در استان کردستان با بیان اینکه ممکن است مشکلاتی در حوزه هاي مختلف همچون اقتصادي داشته باشیم اما نسبت به
قبل از انقلاب پیشرفت هاي زیادي کرده ایم، افزود: رفاه تنها داشتن درآمد، مسکن و خوردن و آشامیدن نیست چراکه تامین امنیت، ایجاد

 
دانشگاه ها براي درس خواندن، فراهم شدن زیرساخت ها و جاده براي دسترسی آسان در این شرایط تحریم، نیز رفاه است. 

حجت الاسلام پورذهبی ایجاد امنیت را از مهم ترین دستاوردهاي انقلاب خواند و ادامه داد: خوشبختانه به برکت حضور و هوشیاري نیروهاي
نظامی، انتظامی و دستگاه هاي امنیتی، امنیت و آرامش در کردستان برقرار است لذا باید همه با هم ضمن قدردانی، اجازه ندهیم خدشه اي

 
به این امنیت وارد شود. 

وي با بیان اینکه مقابله با توطئه تکفیري ها رسالت روحانیون است، یادآور شد: براي تامین مسکن علما مشکلی نداریم و آماده پیگیري و

 
مکاتبات با ادارات ذي ربط هستیم و بهبود وضعیت معیشتی روحانیون نیز در حال انجام است. 

نماینده ولی لفقیه در کردستان با بیان اینکه سادگی روحانیون شیعه و سنی زبانزد است، بیان کرد: امیدواریم با برنامه ریزي هاي انجام شده،

 
دغدغه این عزیزان رفع شود. 

حجت الاسلام پورذهبی با بیان اینکه توجه به رفع دغدغه هاي مردم به ویژه قشر روحانیون دغدغه همیشگی مسئولان نظام است، گفت:
ممکن است مسئولان زیر مجموعه، دچار اشباهاتی شوند اما رهبر معظم انقلاب یک فرد صالح، شریف و دلسوز ملت هستند و مسئولان نیز



 
این اراده را دارند که دچار مشکل نشوند. 

 
خدمت رسانی یکسان به شیعه و سنی هدف نظام است 

وي همچنین با حضور در مراسم جشن بزرگ انقلاب که در مسجد روستاي قروچاي دهگلان برگزار شد، اظهار کرد: از حضور ارزشمند همه

مردم که بیانگر وابستگی به تلاش هاي نظام مقدس جمهوري اسلامی است، صمیمانه تشکر می کنم.  

نماینده ولی فقیه در کردستان با بیان اینکه انقلاب اسلامی مقاومت در برابر ظالم و دفاع و از مظلوم را به ما یاد داد، افزود: متاسفانه برخی ها،

انسان هایی را تنها به خاطر اختلاف عقیده جایزالقتل دانسته و به راحتی خون مسلمانان مظلوم را می ریزند.  

حجت الاسلام پورذهبی با بیان اینکه دشمنان پس از پیروزي انقلاب اسلامی ایجاد تکفیري ها را به بهانه نابودي مسلمانان در دستور کار
خود قرار داده اند، ادامه داد: متاسفانه به جاي اینکه سعی کنیم بایکدیگر گفتگو کنیم تکفیر صورت می گیرد همانطور که شهدایی از این

 
خطه توسط تکفیري ها به شهادت رسیدند. 

وي با یادآوري اینکه اسلام دین گفت وگو بوده و تفکر تکفیري ها خلاف دین است، یادآور شد: سوال اینجا است آیا کسی که نماز و روزه می

خواند، کافر است، که در حین نماز خونشان را می ریزند.  

نماینده ولی فقیه در استان کردستان با بیان اینکه دفاع از مظلومان، جان، مال و ناموس مسلمان مورد احترام است، بیان کرد: گرچه در
برخی از حوزه ها مشکلاتی داریم اما نظام در صدد رفع مشکلات مردم و خدمت رسانی به همه کشور است و شیعه و سنی برایش تفاوتی

 
ندارد. 

حجت الاسلام پورذهبی با بیان اینکه آنچه که در توانمان باشد براي حل مشکلات مردم قروچاي به کار می گیریم، گفت: امیدواریم با همت
دولت مشکلات استان و این روستا برطرف شود.



برگزاري برنامه هاي متنوع دهه فجر در کهگیلویه و بویراحمد

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  511  |  تاریخ: 1400/11/21

به مناسبت دهه فجر برنامه هاي مختلف فرهنگی در مناطق مختلف کهگیلویه و بویراحمد برگزار شد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز کهگیلویه و بویراحمد،
به مناسبت دهه فجر برنامه هاي مختلف فرهنگی در مناطق

 
مختلف این استان برگزار شد. 

به مناسبت دهه پر فروغ فجر محفل انس با قرآن در مسجد

 
جامع قلعه رئیسی برگزار شد. 

به مناسبت دهه فجر مراسم جشنی در روستا هاي موشمی،

 
پس رش و جاورده قلعه رئیسی برگزار شد. 

در هشتمین روز از دهه فجر انقلاب اسلامی جشن هاي

 
پیروزي انقلاب در مدارس شهرستان مارگون برگزار شد. 

امام جمعه مارگون در آیین برگزاري این جشن گفت: انقلاب اسلامی خدمات بسیار ارزنده اي را به میهن اسلامی ارائه کرده که قابل قیاس با

 
رژیم منحوس پهلوي نیست. 

حجت الاسلام خواجه پور افزود: در زمینه به ثمر نشستن این نظام خون هاي زیادي ریخته شد و معلمان و دانش آموزان باید تلاش کنند تا

 
به پاس خون شهیدان راه آنان روز به روز پر رونق تر باشد. 

دارا رامشگر مدیر آموزش و پرورش مارگون هم گفت: آموزش و پرورش با اجراي برنامه هاي فرهنگی و هنري، انقلاب و اهداف امام راحل را

 
براي آینده سازان این مرز و بوم تبیین می کند. 

جلسه بصیرت افزایی ویژه بیانیه گام دوم انقلاب با حضور جمعی از بسیجیان و دلدادگان به نظام و رهبري و انقلاب در مصلاي نماز جمعه

 
مارگون برگزار شد. 

حجت الاسلام خواجه پور امام جمعه مارگون در این جلسه با بیان اینکه رهبر معظم انقلاب از گفتگوي بیانیه گام دوم انقلاب اهدافی دارد

 
گفت: همه ما باید تلاش کنیم دستاورد ها و ارزش هاي امام و رهبري به راحتی دستخوش عده اي سودجو و افراطی در جامعه نشود. 

 
برگزاري میز خدمت در مارگون با حضور مدیرکل صندوق کارآفرینی استان 

 
در هشتمین روز از دهه فجر جمعی از مسئولان با برپایی میز خدمت مشکلات مطرح شده مردم شهر مارون را پیگیري کردند. 

مدیرکل صندوق کارآفرینی گفت: دو طرح بزرگ اشتغالزایی در این منطقه به بهره برداري رسید.  

 
حاجی پور افزود: با راه اندازي کارگاه خیاطی و پخت نان خانگی براي 15 نفر به طور مستقیم شغل ایجاد می شود. 

 
وي ادامه داد: متقاضیان می توانند با حضور در محل فرمانداري ها با ارائه درخواست از مزایاي طرح خود اشتغالی بهره مند شوند. 

باقر قائمی فرماندار مارگون هم گفت: از ممانعت ها و سنگ اندازي براي ایجاد طرح هاي اشتغالزا در این مسیر مخالفت می کنیم و از افراد

 
جویاي کار نیز حمایت می شود. 

 
اهداءجهیزیه به نوعروسان باشتی 

رئیس کمیته امداد امام خمینی (ره) شهرستان باشت گفت: به مناسبت دهه مبارك فجر و پیروزي شکوهمند انقلاب اسلامی و با حضور



 
مسئولان شهرستانی 18 مجموعه جهیزیه به نوعروسان شهرستان باشت اهداءشد. 

سیدعبدالحمید، ولی پور افزود: این جهزیه ها که به نوعروسان تحت حمایت اهداء شدند شامل یخچال، تلویزیون، اجاق گاز، ماشین

لباسشویی و جاروبرقی به ارزش 9 میلیاردریال بوده است.  
وي ادامه داد: به همین مناسبت 240 دستگاه بخاري گازي و 20 دستگاه آبگرمکن به خانواده هاي تحت حمایت کمیته امداد باشت اهداء

 
شد. 

رئیس کمیته امداد امام خمینی (ره) باشت گفت: درسال جاري 903 دستگاه وسایل سرمایشی و گرمایشی شامل کولر، بخاري، و آبگرمکن

 
بین مددجویان کمیته امداد این شهرستان توزیع شده است. 

به مناسبت سالگرد پیروزي شکوهمند انقلاب اسلامی، مراسم جشن روستاییان و عشایر در مجتمع آموزشی روستایی القچن علیا از توابع

 
بخش مرکزي شهرستان چرام با حضور اقشار مختلف مردم روستا ها و مسئولان برگزار شد. 

 
اجراي برنامه هاي متنوع سوارکاري، چوب بازي محلی، سرود و تئاتر از برنامه هاي متنوع این جشن بود. 

به مناسبت گرامیداشت دهه پر فروغ فجر، یادواره شهداي انقلاب شهیدان سید مذکور پارسی (اولین شهید انقلاب) و شهید علی نورالدینی

 
(اولین شهید روحانی استان) در سالن دانشگاه صنعت و معدن چرام با حضور اقشار مختلف مردم و مسئولان برگزار شد. 

اهدا 170 سري جهیزیه به نوعروسان نیازمند بخش پاتاوه  
مسئول قرارگاه جهادي طلایه داران ظهور در کهگیلویه و بویراحمد گفت: ارزش ریالی این جهیزیه ها 3 میلیارد و چهار صد میلیون ریال

 
است. 

 
حمید پسنده افزود: تاکنون این قرارگاه بیش از 400 سري جهیزیه به خانواده هاي کم برخوردار استان در قالب سه مرحله توزیع کرده است. 
وي ارزش ریالی این تعداد جهیزیه هاي توزیع شده در استان را 88 میلیارد ریال عنوان کرد و ادامه داد: جهیزیه هاي اهدایی شامل یخچال،

 
اجاق گاز، فرش، ماشین لباس شویی، جاروبرقی و وسایل آشپزخانه بوده است. 

اهداء وسایل گرمایشی به مددجویان کمیته امداد امام خمینی (ره) بخش پاتاوه  

 
رئیس کمیته امداد شهر پاتاوه گفت: همزمان به مناسبت دهه فجر 240 دستگاه بخاري گازي به نیازمندان تحت حمایت این نهاد اهدا شد. 

 
جان محمد آبسالان افزود: ارزش ریالی این اقلام 390 میلیون تومان است. 

همزمان با آغاز دهه فجر، جشن انقلاب در مدرسه ابتدایی امام رضا (ع) تمنک بخش پاتاوه برگزار شد.



179 مصوبه رهاورد سفر رئیس جمهور به گیلان

منبع: ایلناشماره خبر:  512  |  تاریخ: 1400/11/21

استاندار گیلان با اشاره به اینکه 179 مصوبه رهاورد سفر رئیس جمهوري به این استان است، گفت: در قالب این مصوبات 18 هزار و
923 میلیارد تومان بودجه و اعتبار به گیلان اختصاص یافت.

استاندار گیلان با اشاره به اینکه 179 مصوبه رهاورد سفر
رئیس جمهوري به این استان است، گفت: در قالب این
مصوبات 18 هزار و 923 میلیارد تومان بودجه و اعتبار به

 
گیلان اختصاص یافت. 

به گزارش ایلنا از رشت، اسداالله عباسی با اشاره به
دستاوردهاي سفر رئیس جمهوري به استان، اظهار کرد: حضور
در میدان و در بین مردم، دانستن مشکلات و بازدید میدانی از

مهم ترین شاخصه هاي رئیس جمهور است.  

وي با بیان اینکه 179 مصوبه رهاورد سفر رئیس جمهور به استان گیلان است، گفت: در قالب این مصوبات 18 هزار و 923 میلیارد تومان

 
بودجه و اعتبار به استان گیلان تخصیص یافت. 

استاندار گیلان با اشاره به اینکه از این مبلغ هفت هزار و 903 میلیارد تومان معادل 42 درصد در قالب تسهیلات پیش بینی شده است،

 
افزود: 11 هزار و 20 میلیارد تومان معادل 58 درصد نیز در قالب اعتبارات عمرانی اختصاص یافته است. 

وي اضافه کرد: بیش از هفت هزار و 320 میلیارد تومان اعتبارات عمرانی جز تعهدات اعتباري سازمان برنامه و بودجه کشور، تصریح کرد: سه
هزار و 552 میلیارد تومان از محل منابع داخلی وزارتخانه ها و 148 میلیارد تومان نیز از تعهدات شوراي برنامه ریزي و توسعه استان براي

سال هاي 1400 تا 1402 است.  

عباسی با اشاره به اینکه از اعتبارات مربوط به تسهیلات نیز بیش از پنج هزار میلیارد تومان بابت تسهیلات 188 طرح تولیدي و اشتغال زا
پیش بینی شده است، اضافه کرد: هزار و 961 میلیارد تومان نیز پرداخت تسهیلات ازدواج جوانان و 100 میلیارد تومان نیز تسهیلات قرض

الحسنه براي تأمین ودیعه مسکن است.  

وي با بیان اینکه 428 میلیارد تومان تسهیلات کمیته امداد براي اجراي هشت هزار و 549 طرح اشتغال زا بر اساس برنامه مصوب اشتغال و
خودکفایی استان گیلان پیش بینی شده است، ادامه داد: 300 میلیارد تومان تسهیلات نوسازي ناوگان حمل و نقل عمومی شهرهاي استان
توسط وزارت کشور، 48 میلیارد تومان تسهیلات بابت 65 طرح اشتغال زا و 15 میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه براي پاسخ به

 
درخواست هاي مردمی توسط صندوق کارآفرینی پرداخت می شود. 

انتهاي پیام/



یک طرح تعاونی در قزوین افتتاح شد

منبع: ایرناشماره خبر:  513  |  تاریخ: 1400/11/21

قزوین – ایرنا - یک طرح تعاونی قزوین در حوزه گلیم بافی و جاجیم بافی روز پنجشنبه همزمان با افتتاح طرح هاي تعاونی کشور به
مناسبت دهه مبارك فجر مورد بهره برداري قرار گرفت.

قزوین – ایرنا - یک طرح تعاونی قزوین در حوزه گلیم بافی و
جاجیم بافی روز پنجشنبه همزمان با افتتاح طرح هاي تعاونی
کشور به مناسبت دهه مبارك فجر مورد بهره برداري قرار

 
گرفت. 

به گزارش ایرنا، آیین افتتاح این تعاونی به مناسبت
گرامیداشت دهه مبارك فجر همزمان با افتتاح 102 طرح
تعاونی سراسر کشور از طریق ارتباط تصویري با حضور معاون
اول رئیس جمهور و وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و تعدادي

 
از مسوولان استانی برگزار شد. 

براي بهره برداري از این تعداد طرح ها، بیش از 2 هزار و 734 میلیارد تومان سرمایه گذاري شده که براي بیش از هفت هزار نفر اشتغالزایی

 
کرده اند. 

طرح تعاونی جاجیم و گلیم بافی که همزمان در این مراسم افتتاح شد در شهرستان البرز قرار داشته و براي 80 نفر اشتغالزایی کرده و

 
ظرفیت تولید سالانه 80 تخته گلیم و جاجیم را دارد. 

مدیر تعاون اداره کل تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان قزوین در این مراسم گفت: با توجه به نقش و کارکرد مهم تعاونی ها در ایجاد رونق

 
اقتصادي و اشتغالزایی، تمامی ظرفیت ها را براي ساماندهی و حل مشکلات آنها به کار گرفته ایم. 

سید جلیل حسینی گفت: امسال به مناسبت دهه مبارك فجر طرح هاي مختلفی در حوزه کشاورزي از قبیل احداث و توسعه دامداري گاو
شیري، بوقلمون گوشتی و فرآوري زیتون و طرح هاي دیگر در زمینه منبت کاري و ساخت سازهاي سنتی افتتاح شد که تنها یکی از آنها به

 
صورت تعاونی و مابقی به صورت کارآفرینی و اشتغالزایی بود. 

وي اضافه کرد: امیدواریم با حمایت مسوولان و همکاري و هم افزایی دستگاه ها شاهد رونق تعاونی هاي استان باشیم و در راستاي توسعه و

 
ترویج فرهنگ تعاون و کارآفرینی گام هاي بلندي برداشته شود. 

برچسب ها  

 
- گردشگري 

 
- تعاونی 

- استان قزوین 



- وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی  
- دهه فجر



بیکاري 50 ساله در کرمانشاه با رفع موانع کارآفرینی حل می شود

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  514  |  تاریخ: 1400/11/21

کرمانشاه-استاندار کرمانشاه با اشاره به مشکل بیکاري 50 ساله استان کرمانشاه، گفت: این مشکل تنها از طریق رفع موانع موجود در
مسیر کارآفرینان و توسعه سرمایه گذاري حل خواهد شد.

کرمانشاه-استاندار کرمانشاه با اشاره به مشکل بیکاري 50 ساله
استان کرمانشاه، گفت: این مشکل تنها از طریق رفع موانع
موجود در مسیر کارآفرینان و توسعه سرمایه گذاري حل

 
خواهد شد. 

به گزارش خبرنگار مهر، بهمن امیري مقدم استاندار کرمانشاه
پیش از ظهر پنجشنبه در آئین بهره برداري از کارخانه فروآلیاژ
متحد شرق آسیا اولین پروژه سرمایه گذاري کاملاً خارجی، که
با حضور معاونین وزیر اقتصاد و رؤساي سازمان هاي امور
مالیاتی و سرمایه گذاري کشور برگزار شد؛ اظهار کرد: دولت

مردمی در این شرایط سخت تحریم هاي ظالمانه، با تمام توان و به صورت شبانه روزي به دنبال حل مشکلات و گرفتاري هاي متعدد کشور

 
است. 

وي به نزدیک به پنج دهه رنج بیکاري در استان کرمانشاه اشاره و افزود: معضل بیکاري 50 ساله کرمانشاه، تنها از طریق رفع موانع موجود در

 
مسیر کارآفرینان و توسعه سرمایه گذاري و آغاز یک نهضت کارآفرینی و ایجاد اشتغال پایدار قابل حل است. 

استاندار کرمانشاه تصریح کرد: کرمانشاه یک استان چهار فصل و سرشار از ظرفیت ها و فرصت هاي گسترده گردشگري و خدماتی، تجاري،
صنعتی و کشاورزي است و همه باید با همدلی و همراهی تلاش کنیم کرمانشاه را دوباره به مرکز اقتصادي و فرهنگی غرب کشور تبدیل

 
کنیم. 

وي تاکید کرد: باید تلاش کنیم با ایجاد اشتغال پایدار، رنج دشوار این بیکاري را از دوش کرمانشاه عزیز برداریم.  

امیري مقدم خاطرنشان کرد: درهاي کرمانشاه به روي سرمایه گذاران داخلی و خارجی باز است و هر مانعی را با اقتدار از مسیر کارآفرینان و

 
تولیدکنندگان برمی داریم. 

وي تاکید کرد: امروز شاهد بهره برداري از اولین سرمایه گذاري کاملاً خارجی کرمانشاه در حوزه صنعت و معدن هستیم و این نشان از فراهم

 
بودن بسترها براي سرمایه گذاري در این استان است. 

استاندار کرمانشاه گفت: با کمک و همدلی مردم و مسئولین این روند جذب سرمایه گذاري هاي داخلی و خارجی همچنان در کرمانشاه تداوم

 
خواهد داشت و مردم طعم شیرین خدمت صادقانه را در دولت مردمی و انقلابی خواهند چشید. 



 ▫وي بر ضرورت رعایت شأن و منزلت کارآفرینان تاکید کرد و گفت: باید به دنبال شناسایی دلایل عدم تمایل و دل زدگی سرمایه گذاري
کرمانشاهیان خارج استان برویم و آن ها را سریعاً برطرف کنیم.



آشنایی با غارهایی که از از عصر یخبندان به یادگار مانده اند

منبع: سلام نوشماره خبر:  515  |  تاریخ: 1400/11/21

قدمت این غارها از عصر یخبندان تا دوره اسلامی تخمین زده شده است. بهار بهترین فصل براي سفر به این منطقه است ولی در هر
زمان میتوان از این غارها دیدن کرد.

قدمت این غارها از عصر یخبندان تا دوره اسلامی تخمین زده شده است. بهار بهترین فصل براي سفر به این منطقه است ولی در هر

 
زمان میتوان از این غارها دیدن کرد. 

به گزارش سلام نو به نقل از تریپ یار، در استان مازندران حوالی شهرستان بهشهر در انتهاي جاده اي با چشم انداز زیبا دو غار باستانی هوتو  
و کمربند در انتظار علاقمندان به تاریخ و باستانشناسی هستند. این دو غار بازمانده از دوران باستان، در روستاي تروجن واقع شده و قدمت
تاریخی آنها حتی به عصر یخبندان و همچنین دوران زندگی انسان هاي اولیه ساکن در دامنه هاي البرز نیز می رسد. در غار هوتو که متعلق
به عصر یخبندان می باشد، اسکلت هاي سه انسان همراه با آثاري از تیغه هاي سنگ چخماق، سنگ دریایی و اسکلت هاي باقی مانده از
حیواناتی مانند آهو و بز وحشی بدست آمده است، در واقع تمامی آثار بدست آمده از این دو غار مکمل هم هستند. این منطقه در تاریخ 23

فروردین 1346 با شمارهٔ ثبت 746 به عنوان آثار ملی ایران به ثبت رسیده است.  

در ورودي شهر بهشهر، در روستایی به نام «شهیدآباد» که بیشتر به «ترِوجن» مشهور است، تپه اي باستانی وجود دارد که محلی ها به آن
«کمربن» می گویند، کمربن در دل خود، دو غار به نام هاي «هوتو» و «کمربند» دارد. این دو غار، در سال هاي 1328 تا 1330 هجري

شمسی توسط پروفسور«کارلتون» استاد باستان شناسی دانشگاه فیلادلفیا ایالات متحده آمریکا، مورد کاوش قرار گرفته است.  

غار هوتو غار هوتو (Hotu Cave) که قدمتی تاریخی دارد و آثار باستانی مهمی از زندگی انسان هاي اولیه در آن بدست آمده است، در
دامنه کوه البرز، رو به غرب و در ابتداي ورودي بهشهر و در فاصله 100 متري شرق غار کمربند واقع شده و مجموعا 17 لایه استقراري از
دوره فراپارینه سنگی تا دوره اسلامی در آن شناسایی شده است، ساکنان غار هوتو در دوره فراپارینه سنگی نسبت به غلات و کشت حبوبات
آگاهی نداشته و تنها با سیستم تغذیه متناسب با گردآوري، شکار و صید امرار معاش می کردند. در واقع غار هوتو، دربردارنده آثار تمدن
دوران آهن و برنز و مس (Calcholithic) و نوسنگی است. وجود این تمدن ها در نتیجه تحقیقات دیگر کارلتون در سال 1949 میلادي،
که در غارهاي «بیستون» کرمانشاه، «تمتمان» ارومیه، و «خونیک» خراسان صورت گرفت، تایید شد. به اذعان پروفسور کارلتون، در هیچ یک
از نقاط ایران، اطلاعات مبسوطی راجع به تمدن هاي گذشته مردم این سرزمین، مانند آنچه که در غار هوتو کشف شد، به دست نیامده است.
این غار داراي دو مدخل در دو ارتفاع مختلف و یک سوراخ تهویه در سقف است. بخشی از فیلم سینمائی افعی با بازیگري جمشید آریا



 
(جمشید هاشم پور) نیز در این غار فیلمبرداري شده است. 

  

غار کمربند غار«کمربند» که در فاصله یکصد متري غار هوتو قرار دارد، داراي شش طبقه و 28 لایه 20 سانتی متري است که به دوران میانه
سنگی و نوسنگی باز می گردد که از نظر گاهنگاري تاریخی حد فاصل 9530 ق. م را شامل می شود. طبقات اول و دوم آن شامل آثار دوران

نوسنگی جدید است، طبقه سوم هیچ شباهتی به طبقه دوم از حیث باستانی ندارد بلکه به عصر نوسنگی و سفال باز تعلق دارد.  
در طبقه چهارم، آثاري از دوران پارینه سنگی مانند چاقوهاي کوچکی از جنس چخماق و استخوان هاي آهوهاي پیش از تاریخ، به دست
آمده است. در طبقه پنجم از غار کمربند، تیغه هایی از جنس چخماق و قطعاتی از استخوان سگ دریایی کشف شده است. در طبقه آخر نیز

خاك رس و شن و ماسه دیده شده که در روي قشرهاي آب زیرزمینی بوده است.  
این غار داراي 10 متر طول و 4 متر عرض بوده و از کف تا سقف پنج متر ارتفاع دارد. کاوشگري این غار به همراه هوتو در اواخر دهه 40

 
میلادي توسط هیئت باستان شناسی دانشگاه پنسلیوانیا انجام شد. 

اهمیت تاریخی غارهاي هوتو و کمربند، به لحاظ کشف اسکلت انسان با قدمت نزدیک به ده هزار سال معروفیت جهانی دارند. اهمیت غار و
آثار کشف شده در آن به اندازه اي است که در برخی موارد از این غار به معدن طلاي انسان شناسان یاد شده است. مهم ترین این کشفیات
که به «انسان هوتو» (Hotu man) مشهور است؛ سه اسکلت شامل اسکلت هاي یک مرد و زن بالغ به همراه اسکلت زنی جوان می باشند.
تصاویري از این اکتشافات که در سال 1330 شمسی (1951 میلادي) به سرپرستی پروفسور کارلتون استیونز کون استاد دانشگاه پنسیلوانیا

 
آمریکا انجام شده است، در بخش بایگانی موزه باستان شناسی و انسان شناسی دانشگاه پنسیلوانیا موجود است. 

  

اکتشافات و دستاوردها براي کاوش در غار هوتو به تدریج بیش از 100 متر از کف غار خاك برداري شد. دانشمندان در پایین ترین نقطه به
سنگر یزه هایی از عصر یخبندان با قدمتی حدود 75٬000 سال رسیدند. در همین قسمت انتهایی بود که تکه هاي استخوان هاي «انسان
هوتو» یافت شد. تکه استخوان هاي پیدا شده از عمق حفاري که به نظر می رسد با گذشت زمان و بر اثر سقوط تخته سنگ هاي غار تکه
تکه شده اند، با ناخالصی هایی همراه بوده است. این تکه ها پس از انتقال به بیرون غار و زدودن ناخالصی ها، با لایه اي از صمغ عربی رنگ



آمیزي شده که از آنها در برابر فرسایش هوا محافظت می کرد. دانشمندان با کنار هم قرار دادن تکه هاي جمجمه هاي بدست آمده از سه
انسان، به مدل جمجمه این افراد دست یافتند. شکل جمجمه اسکلت هاي پیدا شده در این غار با اسکلت هاي انسان "نئاندرتال" و انسان
هاي "پیلت داون" که در زمان مشابه زندگی می کردند تفاوت دارد و تا حد زیادي مشابه جمجمه انسان امروزي است. از همین رو "انسان
هوتو" یکی از یافته هاي مهم دانشمندان بوده که تأثیر مهمی در دیدگاه انسان شناسان از نحوهٔ تکامل نسل انسان امروزي داشته است.

 
دانشمندان جمجمه هاي بدست آمده را مربوط به اولین نسل هاي انسان امروزي می دانند که تقریباً بطور کامل و سالم باقی مانده اند. 

 
 

طبق کاوش هاي واندنبرگ در غار هوتو سنگریزه ها و اسکلت سه انسان کشف شد که 5000 الی 7000 سال قبل در این منطقه زندگی می
کردند. آنچه در این مکان کشف شده شامل نشانه هایی از دوران یخچال، عهد آهن، نوسنگی، آغاز پارینه سنگی و اشیائی از سنگ چخماق
که مربوط به پارینه سنگی بوده یافت شده است. در کتاب از آستارا تا استارآباد در باره این مکان چنین آمده است: "سال 1951 م. گودالی
عظیم کنده شد و از عمیق ترین نقطه آن به سنگریزه هاي عصر یخچال برخوردند. در این گودال طبقاتی از عهد آهن تا نئولیتیک و در پایین
آن آثار پالئولیتیک دیده می شود. براي تحقیق بیشتر گودالی در طبقات دوران یخبندان کنده شد که شامل سنگریزه هاي سیاه بود. در
فاصله میان هر یک ماسه و لاي قرار داشت. کمی پایین تر قشري از سنگریزه هاي قرمز مخلوط با ماسه و پایین تر از آن قشري از سنگریزه
هاي قرمز مخلوط با ماسه و خاك رس دیده شد. در این قشر اشیائی از سنگ چخماق بدست آمد که مربوط به عصر پالئولیتیک است. در
قشر دیگر این طبقه بود که اسکلت سه انسان کشف شد." از مهمترین آنها می توان به اسکلت مادر 16ساله و نوزادش اشاره کرد. اسکلت ها
در همان سال ها از ایران به آمریکا برده شد و هنوز اطلاع دقیقی از محل نگهداري آن ها در دست نیست، فقط همین مشخص است که در

 
یکی از موزه هاي آمریکا قرار دارند. 

جمجمه کشف شده انسان در غار هوتو متعلق به انسان کامل و جدیدي بوده که تا آن زمان فقط در جنوب دریاي خزر زندگی می کرد.
اسکلت انسان ها از لحاظ استخوان بندي تفاوت چندانی با انسان کنونی نداشته اند و قد آنها حدود صد و هفتاد سانتیمتر بوده است با این

 
تفاوت که جمجمه آنان کوچکتر و دندان هایشان همه سر پهن و آسیایی بوده که به دوره گیاه خواري انسان اشاره می کند. 

کشف سه اسکلت متعلق به یک مرد و دو زن از دوره ناندرتال نشان می دهد که قدمت این مکان به حدود هفتاد و پنج هزار سال پیش از
میلاد مسیح بر می گردد و وجود استخوان هاي جانوري، دانه گیاهان، تکه هاي سفال و سنگ چخماق به دست آمده، نشانی از اهلی شدن

 
حیوانات، آغاز دوره کشاورزي، استفاده از آتش و پخت سفال در این منطقه دارد. 

این وضعیت اجازه می دهد که بتوان در ناحیۀ مازندران، تحول و تکامل انسان را از دوران یخبندان تا عصر حاضر مورد بررسی قرار داد. غنا و

گستردگی اطلاعات حاصله از این غارها به حدي است که نظیر آن در سراسر ایران کمتر مشاهده شده است.  



 
 

 
وضعیت فعلی 

غارهاي هوتو و کمربند، البته در فهرست آثار تاریخی قرار دارند، اما حفاظت خوبی از آن ها نمی شود و حتی تا ده سال پیش براي بسیاري از
اهالی شرق مازندران نیز ناشناخته مانده بود. از سال 86، به همت عده اي از جوانان تحصیلکرده و مجرب روستاي شهیدآباد، شرکتی به نام "
تعاونی سبزگستر هوتو" با 23 نفر تشکیل شد و اکنون بیش از 300 سهام دار دارد. این افراد، طی توافقاتی که با منابع طبیعی و سازمان
میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري استان مازندران در سال 89 انجام دادند، توانستند اجازه بهره برداري اصولی از تپه

 
باستانی«کمربن» را براي مصارف گردشگري با هدف ایجاد اشتغال و احیاي ارزش هاي تاریخی غارهاي هوتو و کمربند، به دست آورند. 

امکانات اکنون مجتمع زیبایی با امکانات درخور توجه در جوار غارهاي کمربند و هوتو دایر شده است، این امکانات شامل پارك، سرویس هاي
بهداشتی، خانه مازندرانی و فروشگاه است. تالار و رستوران هوتو نیز با بهره گیري از آخرین روش هاي ساخت به ویژه در بحث سرمایشی و
گرمایشی در فضایی به وسعت دو هزار مترمربع ساخته شده است که بیش از حدود سه میلیارد تومان توسط سهامداران صرف ساخت آن
شده است. همچنین در این محل سایت (موزه روباز) باستان شناسی دایر شده است که بازدید کنندگان می توانند آنچه را که باستان
شناسان از دل خاك بیرون آورده اند در این منطقه مشاهده کنند. نحوه دفن و اجناسی که در قدیم کنار مردگان قرار می دادند در این موزه
دیده می شود. در این منطقه هم می توانید غارنوردي کنید و هم اگر به دنبال استراحت یا نوشیدن چاي هستید در آلاچیق هاي باغ هاي

اطراف که در میان درختان، سایه اي براي شما فراهم کرده اند، چند ساعتی اطراق کنید.  

 
 

زیبایی هاي منطقه تپه باستانی هوتو در مجموع شامل شش هکتار است که نیمی از آن توسط شرکت تعاونی سبزگستر هوتو، به منطقه
گردشگري تبدیل شد اما نیمی دیگر در حصار بومیان براي مصارف کشاورزي قرار دارد که می طلبد منابع طبیعی براي بازپس گیري این
عرصه ها وارد میدان شود. یکی از زیبایی هاي این منطقه و پیرامون غارهاي کمربند و هوتو، وجود درختچه هاي وحشی انار ترش و رویش
گیاهان و سبزي هاي دارویی است که در فصل برداشت، منجر به اشتغال زایی منطقه می شود. شرکت تعاونی سبزگستر هوتو فضاي سبزي را



با استفاده از درختچه هاي انار ایجاد کرده است، به طوري که در اطراف هر آلاچیق و سکو، وجود درخت انار، روحیه مضاعفی به گردشگران
براي استفاده از این طبیعت زیبا را می دهد. چشم انداز بی نظیر مجتمع هوتو که از فراز آن می توان دریا و جغرافیاي شهري را دید، از دیگر
جاذبه هاي آن است. برگزاري هرساله جشنواره انار از سال91، برگزاري همایش هاي پیاده روي به مناسبت هاي مختلف به مقصد مجتمع

 
هوتو، نتیجه چشم انداز و طبیعت زیباي این منطقه تاریخی و طبیعی است. 

موقعیت مکانی غار هوتو در غرب بهشهر واقع شده است، در ورودي بهشهر یا همان فاصله صد متري غار هوتو، غار کمربند قرار دارد. این غار
کمربند نیز در قسمت غربی شهرستان بهشهر، در حاشیه شرقی روستاي شهید آباد واقع شده است.



102 طرح تعاونی با سرمایه گذاري 2 هزار و 734 میلیارد تومان به بهره برداري رسید

منبع: فصل سیاستشماره خبر:  516  |  تاریخ: 1400/11/21

فصل سیاست - تهران- به مناسبت چهل و سومین سالگرد پیروزي شکوهمند انقلاب اسلامی ایران، 102 طرح تعاونی در بخش هاي
تولیدي، خدمات، توزیعی و مسکن با حضور معاون اول رییس جمهور و وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، به طور همزمان در سراسر

کشور به بهره برداري رسید.

فصل سیاست - تهران-ایرنا- به مناسبت چهل و سومین
سالگرد پیروزي شکوهمند انقلاب اسلامی ایران، 102 طرح
تعاونی در بخش هاي تولیدي، خدمات، توزیعی و مسکن با
حضور معاون اول رییس جمهور و وزیر تعاون، کار و رفاه
اجتماعی، به طور همزمان در سراسر کشور به بهره برداري

رسید.  

به گزارش فصل سیاست ، این تعداد طرح که روز پنجشنبه با

 
حضور محمد مخبر و حجت االله عبدالملکی به بهره برداري رسید، براي هفت هزار و 81 نفر در سراسر کشور شغل ایجاد می کند. 

از 102 طرح تعاونی، 60 طرح معادل 59 درصد به بخش تولیدي، 11 طرح معادل 11 درصد به بخش خدمات و 31 طرح معادل 30 درصد

 
به طرح هاي توزیعی و مسکن اختصاص یافت. 

همچنین 178 میلیارد تومان معادل هفت درصد در طرح هاي تولیدي، 212 میلیارد تومان معادل هشت درصد در طرح هاي خدماتی و 2

هزار و 344 میلیارد تومان معادل 58 درصد در طرح هاي مسکن سرمایه گذاري شده است.  
بر اساس آمار معاونت امور تعاون وزارت کار، از مجموع هفت هزار و 81 نفر اشتغال، 6 هزار و 38 نفر در بخش تعاونی هاي مسکن صاحب

 
شغل موقت می شوند که در نهایت 15 درصد اشتغال پایدار کسب می کنند. 

همچنین 723 نفر در بخش تعاونی هاي تولیدي، 170 نفر در بخش خدماتی و 150 نفر در بخش توزیعی صاحب شغل پایدار می شوند.  
بر اساس اطلاعات وزارت کار، 28 درصد این طرح ها در مناطق روستایی و 72 طرح در مناطق شهري و شهرك هاي صنعتی به بهره برداري

 
رسید. 

سرانه ایجاد اشتغال در تعاونی مسکن به صورت موقت به ازاي هر نفر نیاز به 388 میلیون تومان و سرانه ایجاد اشتغال به ازاي هر نفر در

تعاونی هاي تولیدي و خدماتی نیاز به 373 میلیون تومان سرمایه گذاري دارد.  
هر طرح به صورت میانگین براي 69 نفر شغل ایجاد می کند که متوسط هر شغل به ازاي هر طرح تولیدي 12 نفر، هر طرح مسکن 201 نفر

 
و هر طرح خدماتی 26 نفر است. 

امروز بیشترین طرح ها در استان هاي خوزستان با 22 طرح، چهار محال بختیاري با 10 طرح و ایلام با هفت طرح به بهره برداري رسید.  
بیشترین سرمایه گذاري در استان هاي فارس، اصفهان و زنجان و بیشترین اشتغال به استان هاي مرکزي، فارس و هرمزگان اختصاص یافت.



102 طرح تعاون محور با دستور «مخبر» افتتاح شد

منبع: فصل سیاستشماره خبر:  517  |  تاریخ: 1400/11/21

فصل سیاست - 102 طرح تعاون محور در حوزه هاي تولید، خدمات، توزیع و مسکن با دستور معاون اول رئیس جمهور افتتاح شد.

فصل سیاست - 102 طرح تعاون محور در حوزه هاي تولید،
خدمات، توزیع و مسکن با دستور معاون اول رئیس جمهور

 
افتتاح شد. 

به گزارش فصل سیاست ، 102 طرح تعاون محور در حوزه
هاي تولید، خدمات، توزیع و مسکن با دستور محمد مخبر،

معاون اول رئیس جمهور افتتاح شد.  
این طرح ها با مشارکت بیش از 11 هزار سرمایه گذار خرد در

 
تعاونی هاي سراسر کشور در 16 استان اجرا خواهد شد. 

اشتغال 7081 نفر در این طرح ها از دیگر نتایج افتتاح طرح هاي امروز است.  

 
سهم تولید در این طرح ها 59 درصد، سهم خدمات حدود 11 درصد و در حوزه هاي توزیعی و مسکن 31 درصد خواهد بود. 

در حال تکمیل…



شش برنامه اصلی گیلان در حوزه اقتصادي با هدف ایجاد فرصت هاي شغلی جدید

منبع: جاهد خبرشماره خبر:  518  |  تاریخ: 1400/11/21

استاندار گیلان با تشریح مصوبات سفر رئیس جمهوري به گیلان و اعلام اینکه مشکلات را با رویکرد انقلابی و جهادي رفع می کنیم،
گفت: شش برنامه اصلی استان در حوزه اقتصادي با هدف ایجاد فرصت هاي شغلی جدید تدوین و به مرحله اجرا گذاشته شده است.

دکتر اسداالله عباسی در گفت وگوي زنده تلویزیونی با مردم گیلان که از
شبکه استانی باران پخش شد، با گرامیداشت یاد خاطره امام خمینی(ره)،
شهداي والامقام و دهه مبارك فجر،  مهمترین دستاوردهاي جمهوري
اسلامی را برشمرد و گفت: اقتدار ملی، امنیت اجتماعی، دین محوري و

 
استقلال کشور از مهمترین برکات انقلاب است. 

وي اظهار داشت: دیدگاه امام راحل عظیم الشأن و مقام معظم رهبري را
یادآور می شوم که میدان دادن و توجه به مردم، مهمترین دستاورد انقلاب و

نظام جمهوري اسلامی ایران می باشد و براین مبنا تمامی سطوح مدیریتی کشور چه به صورت مستقیم یا غیرمستقیم، از طریق مردم انتخاب

 
می شود و خوشبختانه با همت صورت گرفته طی چهار دهه از عمر با برکت انقلاب، شاهد موفقیت و پیروزي هاي چشمگیري هستیم. 

 
استاندار گیلان ادامه داد: هرجا هم که با چالشی مواجه هستیم، به واسطه عدم توجه به نقش آفرینی مردم و کوتاهی مدیریتی است. 

وي با بیان اینکه گیلان عزیز نیز در سایه بی مهري ها، غبار محرومیت بر چهره زیباي آن نشسته ، تصریح کرد: تمام اهتمام خود را بکار

 
گرفته ایم تا مشکلات را با رویکرد انقلابی و جهادي رفع کنیم. 

نماینده عالی دولت در گیلان در خصوص دستاوردهاي سفر رئیس جمهوري به استان بیان داشت: حضور در میدان و در بین مردم، شاخصه

متمایز آیت االله دکتر رئیسی است که دانستن اطلاعات را تبدیل به دیدن و بازدید می کند تا از نزدیک از مشکلات مردم آگاه شوند.  
وي افزود: سفر آیت االله رئیسی به گیلان 179 مصوبه با مجموع 18 هزار و 923 میلیارد تومان داشت که از این رقم هفت هزار و 903

 
میلیارد تومان (42 درصد) در قالب تسهیلات و 11 هزار و 20 میلیارد تومان (58 درصد) در قالب اعتبارات عمرانی اختصاص یافته است. 

وي اضافه کرد: از این اعتبارات عمرانی،  بالغ بر هفت هزار و 320 میلیارد تومان جزو تعهدات اعتباري سازمان برنامه و بودجه کشور، سه هزار
و 552 میلیارد تومان از محل منابع داخلی وزارتخانه ها و 148 میلیارد تومان نیز از تعهدات شوراي برنامه ریزي و توسعه استان براي سال

 
هاي 1400 تا 1402 می باشد. 

دکتر عباسی ادامه داد:  از اعتبارات مربوط به تسهیلات نیز،  افزون بر پنج هزار میلیارد تومان بابت تسهیلات 188 طرح تولیدي و اشتغالزا،
یک هزار و 961 میلیارد تومان پرداخت تسهیلات ازدواج جوانان و یکصد میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه براي تأمین ودیعه مسکن،
428 میلیارد تومان تسهیلات کمیته امداد امام خمینی براي اجراي هشت هزار و 549 طرح اشتغالزا بر اساس برنامه مصوب اشتغال و
خودکفایی استان، 300 میلیارد تومان تسهیلات نوسازي ناوگان حمل و نقل عمومی شهرهاي استان توسط وزارت کشور، 48 میلیارد تومان
تسهیلات بابت 65 طرح اشتغالزا و 15 میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه براي پاسخ به درخواست هاي مردمی توسط صندوق کارآفرینی

 
پرداخت خواهد شد. 

استاندار گیلان با بیان اینکه پیشتر نیز به دفعات اعلام کرده ام که مدیریت عالی استان را با برنامه عهده دار شده ام و ذیل برنامه دولت
سیزدهم، امور گیلان را به پیش می برم؛ گفت: به طور قطع بهبود وضعیت معیشت مردم که طی هشت سال گذشته، دچار تنگناهاي بسیاري

 
بوده اند به ویژه با بی ثباتی قیمت ها ، شاهد بی نظمی غیر قابل قبولی در حوزه معیشت آحاد جامعه بوده ایم. 

وي تاکید کرد: چنانچه نسبت به رفع مشکل واحدهاي تولیدي اهتمام ورزیده و راهبرد توسعه اشتغال، رونق تولید و ارتقاء شاخص هاي



صادرات از استان و همچنین توجه برنامه محور به افزایش تولیدات شاخص گیلان در حوزه محصولات کشاورزي مدنظر باشد؛ می توان

 
بسیاري از تنگناها را بهبود بخشید. 

استاندار گیلان گفت: بعد از مدیریت کرونا ؛ معیشت مردم براي دولت حائز اهمیت است، به طوري باید ضمن مهار تورم که به مرز 50 درصد

 
رسیده بود؛ با برنامه ریزي صحیح و هدفمند، ذخیره سازي کالاهاي اساسی و استراتژیک و نیز غذاي مردم مورد توجه ویژه قرار گیرد. 

دکتر عباسی افزود: در زمان حضور در استانداري ، نزدیک یک ماه ذخیره کالاي اساسی در استان وجود داشت که از میانگین کشوري هم
کمتر بود درحالیکه باید بین سه تا شش ماه باشد ولی امروز خیلی خوب است و به نقطه اي رسیده ایم که نگرانی از این بابت به نفع مردم

 
نداریم. 

وي تصریح کرد:  در جلسه شوراي اداري استان در حضور رئیس جمهوري گفتم که ستاد احیاء و فعال سازي واحدهاي تولیدي با شش برنامه
اصلی استان در حوزه اقتصادي را تشکیل داده و با انجام این برنامه ها، تعداد 86 هزار فرصت شغلی جدید طی سه سال در استان ایجاد و

تعداد 44 هزار شغل موجود نیز تثبیت خواهد شد تا به هدف برنامه که نرخ بیکاري 8 درصد و نرخ رشد اقتصادي 8 درصد است، برسیم.  
استاندار گیلان اظهار کرد: توجه به اقتصاد گردشگري، اقتصاد دریامحور و اقتنصاد کشاورزي نیز از برنامه هاي مهمی ست که دنبال می شود
و معتقدم در این مسیر با استفاده از ظرفیت مشارکت مردمی و تسهیل زمینه فعالیت آنان ، می توان برنامه هاي بهببود معیشتی گیلان را به

پیش برد.  
وي خاطر نشان کرد: هرجا از مشارکت مردم آگاه در امور مختلف بهره گرفته ایم، توانسته ایم بهترین موفقیت ها و کامیابی ها را داشته

 
باشیم و مردم هم نهایت همکاري را خواهند داشته اند . 

نماینده عالی دولت در گیلان تاکید کرد: به نفع مردم به دستگاه هاي نظارتی و مدیران اجرایی به ویژه فرمانداران اعلام می کنم که پاي کار

 
مردم محکم بایستند، کسی حق گران فروشی ندارد و باید دقت کنند که مردم دچار سختی نشوند. 

دکتر عباسی راه اندازي 383 واحد راکد و غیرفعال که قابلیت احیاء دارند (از مجموع 905 واحد غیرفعال) ، راه اندازي و بازگشت به تولید
105 واحد تحت تملیک و جانشینی بانک ها، به ظرفیت کامل رساندن دو هزار و 731 واحد استان که با ظرفیت پایین (از 10 تا 90 درصد
ظرفیت تولید) در حال کار هستند، اتمام یک هزار و 72 طرح نیمه تمام اقتصادي که پیشرفت فیزیکی 10 تا 90 درصد دارند، افزایش شیفت
کاري و توسعه تولید در تعداد 70 واحد استان و تثبیت اشتغال و تولید تعداد 2 هزار و 985 واحد فعال موجود با تأمین سرمایه در گردش

لازم از مهمترین این برنامه هاست.  
وي تصریح کرد: با انجام شش برنامه راهبردي فوق؛ تعداد 86 هزار فرصت شغلی جدید در طی سه سال در استان ایجاد و تعداد 44 هزار

 
شغل موجود نیز تثبیت خواهد شد. 

وي خاطر نشان کرد: این کار با سرمایه گذاري 12 هزار میلیارد تومانی بخش خصوصی و تسهیلاتی بالغ بر هفت هزار و 500 میلیارد تومان

 
در قالب سرمایه ثابت و در گردش قابل انجام خواهد بود. 

 
وي همچنین از هدف گذاري ایجاد 23 هزار و 430 شغل جدید در استان براي سال 1401 خبر داد. 

استاندار گیلان تاکید کرد: اگر مطلع شوم سرمایه گذاري پشت درب اتاق مدیري معطل شده، آن مدیر و عوامل دخیل را نزد سرمایه گذار

فرستاده تا ضمن عذرخواهی، ایشان را براي سرمایه گذاري دعوت کنند.  
استاندار گیلان در ادامه گفت و گوي زنده تلویزیونی با مردم  از آخرین وضعیت سواحل استان و پیشبرد این دستور مهم رئیس جمهوري نیز
سخن گفت و افزود: به دنبال تأکید آیت االله دکتر رئیسی در سفر به گیلان و در نشست با نخبگان، علماء، خانواده شهدا، ایثارگران و جمعی از
اقشار مختلف مردم استان مبنی بر لزوم آزادسازي سواحل به نفع مردم و رعایت حدود قانونی، در نخستین روز پس از این دستور بر ضرورت

 
تسریع در اجراي آن و گام برداشتن به صورت استوار با همکاري همه بخش ها اعم از قواي مجریه، قضاییه و مقننه تأکید داشته ام. 

وي اضافه کرد: جلسه بررسی روند آزادسازي سواحل با حضور مدیران دستگاه هاي اجرایی گام بعدي براي اجراي دستور صریح رئیس
جمهوري با فوریت و ظرف کمتر از بیست روز بود که در آن منابع طبیعی استان مکلف شد تا نسبت به شناسایی نقاط تصرف شده دستگاه
هاي دولتی با در نظر گرفتن قانون مستحدث ساحلی اقدام کند تا براي آزادسازي آن دسته از اراضی دولتی که در حریم دریا قرار دارد، اقدام

 
شود. 



وي گفت: دستور رئیس جمهوري بارقه امید را در دل مردم زنده کرد و براین مبنا تکلیف آیت االله رئیسی با مدیریت جهادي و قاطعانه اجرا

 
می شود اما برخی وانمود می کنند که فقط این موضوع مصوبه سفر بوده درحالیکه این سفر بسیار پرخیر و برکت بوده است. 

وي ادامه داد: دکتر مرتضوي معاون اجرایی رئیس جمهوري هم براي نظارت بر اجراي دستور رئیس جمهوري به گیلان سفر کرد تا از نوار

ساحلی، تالاب و رودخانه هاي زرجوب و گوهر رود به صورت میدانی بازدید کند.  
وي تشریح کرد: بازدیدهاي سرزده از نوار ساحلی براي نظارت جدي بر آزادسازي ساحل هم به عنوان یک تکلیف از سوي رئیس جمهوري،
محور برنامه هاي روزانه ام بود و براین مبنا از خط ساحلی در مرکز و غرب گیلان در شهرستان هاي رضوانشهر و تالش و همچنین شرق
گیلان از رودسر تا آستانه اشرفیه را بازدید و از نزدیک نحوه اجراي اقدامات را نظاره کردم تا با جدیت دستور صریح رئیس جمهوري اجرا

شود.  

استاندار گیلان در پاسخ به اینکه دغدغه هاي اصلی و توقعات جنابعالی از مردم و مسئولان استان براي افزایش همبستگی و مشارکت
اجتماعی در پیشرفت استان و رفع موانع تولید و توسعه چیست، گفت: همانطور که در جلسه شوراي اداري استان با حضور رئیس جمهوري
بیان داشتم؛ امید و اعتماد مردم به دولت کم رنگ شده در حالیکه با رأي قاطع به دولت مردمی و جهادي سیزدهم و اندیشه هاي فکري آیت
االله دکتر رئیسی، مردم امیدوار شده اند و ما مسئولان هم باید با وحدت و انسجام، تنها و تنها در اندیشه خدمت به مردم باشیم و همین

رویکرد ، موجب توسعه پایدار در گیلان می شود.  
دکتر عباسی یادآورشد: در روز معارفه خود به عنوان استاندار گیلان پیرو دستور اکید مقام عالی وزارت کشور، پنجره واحد سرمایه گذاري و
تسهیل کسب و کار را طی 45 روز راه اندازي کردیم و تا زمان حاضر افزون بر 50 مجوز بی نام صادر شده ضمن آنکه در جلسات مختلف هم
به مدیران تأکید کرده ام با رفع بروکراسی هاي زائد اداري و گشوده گذاشتن درب اتاق هاي خود به روي سرمایه گذاران به ویژه در بخش

تولید، بسترساز تحقق توسعه استان باشند.  
وي اضافه کرد: البته از همان روز اول فعالیت خود، پشت میز ننشسته ام بلکه با بررسی میدانی و بازدید از واحدهاي تولیدي مخصوصا آنهایی
که داراي مشکل هستند، کارگروه رفع موانع تولید را در آنجا برگزار کرده و به مدیران دستگاه هاي متولی و مدیران بانک ها نیز تکلیف کرده
ام با ارائه تسهیلات لازم در بخش سرمایه در گردش، زمیه به چرخش درآوردن چرخ واحدهاي تولیدي و تثبیت اشتغال در استان را فراهم

 
آورند. 

وي بیان کرد: از همین جا و از طریق رسانه ملی؛ به همه سرمایه گذاران در استان و حتی آنهایی که خارج از استان و یا خارج از کشور
هستند به ویژه گیلانیانی که نسبت به استان خود تعصب دارند، اعلام می کنم که در مقطع کنونی، گیلان داراي بهترین شرایط براي سرمایه

 
گذاري است و دست آنان را براي توسعه استان عزیزمان، به گرمی می فشارم. 

نماینده عالی دولت در پایان صحبت هاي خود با مردم گیلان با قدردانی ویژه از گیلانیان گفت: دولت انقلابی و مردمی سیزدهم برگرفته از

اراده و عزم خود مردم است و در انحصار گروه و جریان خاصی نبوده و نیست.  
دکتر عباسی تصریح کرد: بعنوان فرزند گیلان، با افتخار و با جان و دل و بهره گیري از توانمندي ها، تجارب و تخصص و آنچه اندوخته ام؛

 
بکوشیم با کمک و یاري مردم عزیز، نخبگان، فرهیختگان و جوانان دست به دست هم گیلان را به جایگاه ارزشمند خود خواهیم رساند. 

وي بیان داشت: اگر امروز در طلیعه چهل و چهارمین بهار انقلاب شکوهمند اسلامی که فرصت خدمت فراهم است، به کمک هم نیاییم ،

 
گیلان عزیز ما آسیب می بیند. 

 
وي گفت: قطار توسعه و پیشرفت گیلان حرکت کرده و به طور قطع من هم دغدغه معیشت و رفاه مردم را دارم. 

وي با بیان اینکه از اعتماد دولت و تمام ظرفیت ها براي خدمت به نفع مردم استفاده می کنم؛ افزود: نظرات مختلف براي آبادانی گیلان را

 
می شنوم و دست همه را به گرمی براي توسعه استان می فشارم. 

وي ادامه داد: انتصابات در استان بعد از دهه فجر سرعت بخشیده می شود و از افراد با تجربه، انقلابی و جوان براي رشد و تعالی گیلان بهره
می گیرم.



آمار تسهیلات تولید اعلام شد + جزییات

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  519  |  تاریخ: 1400/11/21

بر اساس جدیدترین آمار منتشر شده از سوي وزارت صنعت، معدن و تجارت (صمت) در 9 ماهه امسال 25.7 درصد متقاضیان
تسهیلات رونق تولید و 13.3 درصد متقاضیان تسهیلات برنامه تولید و اشتغال دریافت کردند.



اعتماد به نیروهاي شایسته موجب توسعه و پیشرفت می شود

منبع: ایسناشماره خبر:  520  |  تاریخ: 1400/11/21

نماینده مردم بجنورد، راز و جرگلان، گرمه و جاجرم و مانه و سملقان در مجلس گفت: اعتماد به نیروهاي شایسته و بهره وري
درست از آن ها موجب توسعه و پیشرفت می شود.

دکتر محمد وحیدي در آیین افتتاح پروژه هاي دهه فجر در بجنورد اظهارکرد: تقویت جمعیت تولید کننده در محل زندگی خود،
راهکاري موثرتر از مهاجرت آنان به حاشیه شهرها است بنابراین همراه با ایجاد زیرساخت ها باید به دنبال ایجاد زمینه هاي اشتغال در

روستاها و مناطق محروم باشیم.  

 
وي تصریح کرد: در حال حاضر حدود 250 هزار نفر از این استان به شهرهایی همچون تهران مهاجرت کرده اند. 

وي افزود: در بودجه 1401 به حوزه هاي عمرانی، زیربنایی و اشتغال توجه ویژه شده و افزایش اعتبارات محرومیت زدایی و ایجاد زیرساخت

 
ها همراه با اشتغال در بودجه سال آینده پیش بینی شده است. 

وحیدي ادامه داد: در بودجه 1401 اعتبارات حوزه عمرانی استان 80 درصد افزایش یافته است و در سال آینده از اقتصاد بخش کشاورزي

 
حمایت ویژه خواهیم داشت. 

وي بیان کرد: حمایت از اقشار آسیب پذیر در حوزه اشتغال و ایجاد فرصت هاي پشتیبانی باید بیشتر شود.  

 
وحیدي تاکید کرد: ایجاد ظرفیت هاي انسجام و همدلی در استان تقویت شود. 

انتهاي پیام



کاهش زمان صدور مجوز تاسیس آموزشگاه آزاد فنی و حرفه اي

منبع: شهر فرداشماره خبر:  521  |  تاریخ: 1400/11/21

معاون وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی از صدور بیش از 4000 موافقت نامه اصولی براي متقاضیان تاسیس آموزشگاههاي آزاد فنی و
حرفه اي در 9 ماهه امسال خبر داد و کاهش زمان صدور مجوز پروانه تأسیس آموزشگاه آزاد از هشت ماه به سه روز را از مهمترین

اقدامات سازمان متبوع خود برشمرد.

به گزارش پایگاه خبري - تحلیلی «شهر فردا»،غلامحسین حسینی نیا در آستانه دهه مبارك فجر به تشریح گزارش عملکرد و اقدامات

 
سازمان آموزش فنی و حرفه اي در سال جاري پرداخت. 

وي با بیان اینکه بیشتر شغل هاي احصاء شده مهارت محور هستند، اظهار کرد: جوانان جویاي کار می توانند با کمترین هزینه و بدون درگیر
شدن در بروکراسی هاي اداري پیچیده، آموزش دیده و با سرمایه اندك وارد بازار کار شوند. مشاغل شناسایی شده بین یک میلیون تا 10

 
میلیون تومان سرمایه نیاز دارند تا فرد آموزش دیده و ماهر بتواند فعالیت خود را شروع کند. 

 
ارائه آموزشهاي مهارتی به حدود یک میلیون نفر 

وي سپس به عملکرد 9 ماهه سازمان آموزش فنی و حرفه اي اشاره کرد و گفت: در 9 ماهه سال جاري، 497 هزار و 302 نفـر در مراکـز
دولتـی و 502 هــزار و 294 نفــر در آموزشــگاههــاي آزاد بخش خصوصی از کارجویـان، کارکنـان وظیفـه نیـروهـاي مسـلح، زندانیـان،
معتـادان بهبود یافتــه و متجاهــر، افـراد داراي معلولیـت، زنــان سرپرســت خانوار و بدسرپرســت، روســتائیان، عشــایر، دانــش
آمــوزان، دانشــجویان و فــارغ التحصیــلان دانشــگاهی، شــاغلین، پناهنــدگان و اتبــاع خارجـی موفق به کسب آموزش هاي مهارتی

شده اند که نسبت به مدت مشابه سال قبل 8 درصد رشـد در بخش دولتی و 149 درصد رشــد در بخش خصوصی را نشان می دهد.  

 
تدوین 500 استاندارد جدید شایستگی 

به گفته رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور، تدویـن 500 اسـتاندارد جدیـد شایسـتگی و ارزشـیابی مبتنـی بـر چارچـوب
صلاحیـت حرفـه اي و تقویـت و توسـعه تقاضـا محـور کـردن آمـوزش از طریـق تطبیـق اجـراي آمـوزش هاي فنی و حرفـه اي بـا رسـته

هاي اولویـت دار طـرح تکاپـو از مهمترین اقدامات سازمان در سال جاري بوده است.  

 
اعطاي 4326 مجوز به واحدهاي پذیرنده 

حسینی نیا همچنین اعطـاي 4326 مجـوز بـه واحـدهاي پذیرنـده بـراي مهـارت آمـوزي کارکنـان وظیفـه نیروهاي مسلح (محیـط واقعـی
کار)، برگزاري رویداد استارت آپی با مشارکت 3000 نفر از کارآفرینان جوان، اعطـاي مجـوز بـه 608 مرکـز کارآمـوزي جـوار و بیـن
کارگاهـی بـا رشـد 191 درصدي نسـبت بـه زمان مشـابه، ایجاد 24 واحد مهارت آموزي و مشاوره شغلی در زندانها، سـنجش مهـارت و
صـدور گواهینامـه مهـارت بـراي 365 هزار و 211 نفر از کارجویـان، کارآمـوزان و شـاغلین صنایـع و صنـوف و متقاضیـان آزاد را از دیگر

 
اقدامات سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور برشمرد. 

حمایت از بخش خصوصی در ارائه آموزشهاي متناسب با نیاز بازار  



معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تأکید بر حمایت از بخش خصوصی در ارائه آموزشهاي مهارتی متناسب با نیاز بازار کار، اظهار کرد:
در راستاي اصل (28) قانون اساسی و فراهم سازي امکان اشتغال با شرایط مساوي، بهبود فضاي کسب و کار و ایجاد فضاي رقابتی، رعایت
منفعت عمومی، تمامی درخواست هاي مجوز تأسیس آموزشگاه هاي فنی و حرفه اي آزاد منوط به احراز شرایط متقاضیان در سه روز و به

 
طور اتوماتیک انجام می شود. 

 
کاهش زمان صدور مجوز تاسیس آموزشگاه از 8 ماه به 3 روز 

وي با بیان اینکه در حال حاضر زمان صدور مجوز پروانه تأسیس آموزشگاه آزاد از حدود هشت ماه به سه روز کاهش یافته است، افزود: در 9
ماه سال جاري 4165 موافقت نامه اصولی با رشد 424 درصدي براي متقاضیان تأسیس آموزشگاه فنی و حرفه اي آزاد صادر شده است.



چند درصد متقاضیان تسهیلات تولیدي دریافت کردند؟

منبع: شهر فرداشماره خبر:  522  |  تاریخ: 1400/11/21

بر اساس جدیدترین آمار منتشر شده از سوي وزارت صنعت، معدن و تجارت (صمت) در 9 ماهه امسال 25.7 درصد متقاضیان
تسهیلات رونق تولید و 13.3 درصد متقاضیان تسهیلات برنامه تولید و اشتغال دریافت کردند.

به گزارش پایگاه خبري - تحلیلی «شهر فردا»،بر اساس این آمار در 9 ماهه امسال بیش از 14 هزار میلیارد تومان در قالب 3707 فقره
تسهیلات براي تامین مالی بنگاه هاي تولیدي کوچک، متوسط و طرح هاي نیمه تمام با پیشرفت بالاي 60 درصد، در راستاي اقتصاد
مقاومتی و بیش از 2064 میلیارد تومان تسهیلات برنامه تولید و اشتغال (تبصره 18) در قالب 237 فقره به استان هاي مختلف پرداخت شده

 
است. 

در این مدت 14 هزار و 392 مورد ثبت نام براي استفاده از تسهیلات رونق تولید انجام شده که 7513 مورد براي دریافت بیش از 42 هزار
میلیارد تومان تسهیلات به بانک ها معرفی شدند و در نهایت 3707 فقره تسهیلات به ارزش بیش از 14 هزار میلیارد تومان پرداخت شده

 
است. یعنی حدود 25.7 درصد از کل ثبت نام کنندگان در 9 ماهه امسال موفق به دریافت این تسهیلات شدند. 

همچنین در 9 ماهه امسال 1778 مورد ثبت نام براي استفاده از تسهیلات برنامه تولید و اشتغال انجام شده که 34 مورد براي دریافت
تسهیلات 557 میلیارد تومانی به بانک معرفی شده اند. در نهایت 237 مورد پرداخت تسهیلات به ارزش 2064 میلیارد تومان صورت گرفته

 
است. یعنی حدود 13.3 درصد از کل ثبت نام کنندگان موفق به دریافت این تسهیلات شدند. 

لازم به یادآوري است که تسهیلات تبصره 18 قانون بودجه با بهره 14 درصد پرداخت می شود که متقاضیان می توانند با ثبت نام در سامانه
بهین یاب از این ظرفیت در راستاي تامین سرمایه در گردش، نوسازي و بازسازي و یا تکمیل واحدهاي تولیدي بالاي 60 درصد پیشرفت

فیزیکی استفاده کنند.  

 
کدام استان ها بیشتر تسهیلات تولیدي گرفتند؟ 

در این میان بر اساس جزئیات آمار هشت ماهه، خراسان رضوي بیشترین تسهیلات رونق تولید و اصفهان بیشترین تسهیلات برنامه تولید و
اشتغال (تبصره 18) را دریافت کرده اند، اما خراسان شمالی و سیستان و بلوچستان در حوزه تسهیلات رونق تولید و در زمینه تسهیلات تولید

و اشتغال، مناطق آزاد هیچ تسهیلاتی دریافت نکردند.



رشد پوشش تأمین اجتماعی از نرخ کمتر از 20 درصد به 70 درصد پس از انقلاب

منبع: شهر فرداشماره خبر:  523  |  تاریخ: 1400/11/21

مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی گفت که بیست و دوم بهمن فرصتی است تا داشته هایمان را فراموش نکنیم و ضمن تلاش براي
اصلاح و بهبود شرایط، شاکر نعمت انقلاب اسلامی باشیم.

به گزارش پایگاه خبري - تحلیلی «شهر فردا»، میرهاشم موسوي در پیامی که به در آستانه سالروز پیروزي انقلاب اسلامی منتشر
کرده، آورده است: ایام االله دهه فجر، آیین و زمانی براي تذکار و یادآوري است. در زمانی که عموم مردم شریف ایران با هجمه هاي سنگین
اقتصادي و رسانه اي مواجه شده اند و شتاب، فراموشی و روزمرگی به ابتلایی فراگیر تبدیل شده، مناسبت هایی مثل بزرگداشت بیست و دوم
بهمن ماه، فرصت و بهانه اي است تا با کمی توقف، به مسیر طی شده نگاه کنیم و با واقع بینی، دست آوردها را مرور کرده، داشته هایمان را
فراموش نکنیم و در مسیر اصلاح و بهبود شرایط، شاکر نعمت انقلاب اسلامی باشیم. انقلابی تاریخی که با گذشت 43 سال، حالا به مرحله اي
از بلوغ و ثبات رسیده است تا با نگاهی دقیق به دیروز، نقاط قوت و ضعف را ارزیابی کرده و براي افق پیش رو، برنامه ریزي کنیم. به تعبیر
مقام معظم رهبري، "روزهاي دهه ي فجر، فرصت خوبی است که فرزانگان ما، آگاهان ما، جوانان ما، آحاد ملت ما به ارزیابیِ کاري که در

 
تاریخ این انقلاب رخ داده، بپردازند." 

از میان دست آوردهاي مهم انقلاب اسلامی، شاید مهم ترین موضوع، ظهور آرمان ها و افق هایی جدید و بزرگ براي ملتی بود که در دوران
طاغوت، آرمان هایی مثل استقلال، عدالت، جمهوریت و آزادي را از درون خود پیدا کرد. افق هایی که مانند نور، در باطن و فطرت هر انسان
آزاده اي وجود دارد اما براي بیداري، متحد شدن و فاصله گرفتن از پراکندگی، نیازمند بزرگ مردانی مانند حضرت امام (ره) است تا مانند
مشکات، این نورهاي منفرد را به نوري بزرگ و فراگیر و یک بیداري و حرکتی تاریخی تبدیل کند تا مطابق آن فرمایش دقیق، انقلابی را به

 
مثابه انفجار نور رقم بزند. 

وي در ادامه نوشته است: مردم ایران خوب می دانند حرکت تاریخی مردم ایران در مسیر استقلال، جمهوریت، عدالت و آزادي در 43 سال
گذشته و از اولین روز وقوع انقلاب، با خباثت و دشمنی هاي مختلف خارجی و داخلی مواجه شد. از ترورهاي کور مردم و مسئولین انقلابی و
دانشمندان گرفته تا مسئله جنگ تحمیلی و نفوذ منافقان و تحریم هایی که به اذعان دشمنان، شدیدترین تحریم هاي تاریخ است. خباثت
هایی که شاید هرکدام به تنهایی براي از بین بردن یک نظم سیاسی کافی بود اما به عنایت الهی و با استقامت مردم، پرچم این انقلاب

همچنان برافراشته است و بر اساس تحلیل ها افق پیش رو، روشن تر از دیروز است.  

در این مسیر اما دشمن تلاش کرده تا با سخت کردن شرایط معیشت از یک طرف و با آتش سنگین رسانه اي که مخاطب آن روح و اذهان
ملت ایران است؛ هم در فضاي واقعی زندگی و شاید مهم تر از آن، در فضاي برداشت ها و ذهنیت ها، میان مردم و انقلابی که به تعبیر مقام
معظم رهبري متعلق و برآمده از مردم است؛ فاصله بیندازد. فاصله اي که قرار است به واسطه دشواري هاي تحمیلی، به معیشت مردم و
تحریف واقعیت ها و فراگیر کردن فضاي یأس و روایت هاي منفی از انقلاب، منجر شود تا جایی که مقام معظم رهبري در سخنان اخیر خود

 
در تبیین مفهوم جهاد، مصداق امروزي جهاد را دقیقاً در همین دو حوزه یعنی جهاد اقتصادي و جهادِ تبیین، معرفی کردند. 

بر همین مبنا سازمان تأمین اجتماعی نیز در هر دو این جهادها داراي سهم و ماموریت مشخص است. هم در عرصه اقتصادي که باز هم در
دیدار اخیر مقام معظم رهبري بر ضرورت هدایت، نظارت و کمک نهادها و دستگاه ها تاکید کردند. ما در عرصه تولید و اشتغال فعال هستیم
و باید با روحیه جهادي فعال تر و موثرتر باشیم و هم در عرصه تبیین که باید خدماتی که در حال انجام آن هستیم و تغییراتی که در این
مسیر چهل ساله علی رغم همه دشواري ها انجام دادیم را براي مردم و به زبان مردم، تبیین کنیم. لذا در دوره جدید هم براساس همان



آرمان هاي انقلاب اسلامی بر ضرورت تحقق سه مفهوم عدالت، اعتماد و اجتماعی شدن خدمات سازمان تأمین اجتماعی که براي تحقق این

 
سه، نیازمند تحول هستیم؛ اشاره و تأکید شد. آرمان هایی که از بطن انقلاب مردم استخراج شده و مطالبه امروز جامعه است. 

موسوي همچنین در این پیام تاکید کرده است: امروز اما مفتخریم به اینکه در زمینه پوشش تأمین اجتماعی از نرخ کمتر از 20 درصد در
دوران پیش از انقلاب به پوشش بیش از 70 درصد رسیده ایم و درصدد هستیم بخش هاي دیگر جامعه را نیز، مطابق حق برخورداري
همگانی از خدمات بیمه اي، تحت پوشش قرار دهیم. خدمات سازمان تأمین اجتماعی در طول 43 سال گذشته با رشد قابل توجهی همراه
بوده که گزارش جزئیات آن خارج از محدودیت این نوشتار است اما تنها به عنوان یک نمونه، در سال جاري بیش از 1400 میلیارد تومان،
پروژه عمرانی در حوزه درمان و با زیربناي تجمعی 110 هزار مترمربع، احداث یا توسعه پیدا کرده و این نمود روشن این ادعاست که علی
رغم تمام مشکلات، به لطف خدا و به برکت تلاش و کوشش همکاران، سازمان تأمین اجتماعی هرگز در ایفاي تعهدات خود با مشکل مواجه

نشده و نخواهد شد.  

در پایان ضمن گرامیداشت و تبریک چهل و سومین سالروز پیروزي انقلاب شکوهمند اسلامی و اداي احترام به تمام شهداي گرانقدر این
انقلاب و امام عزیزمان (ره)، به ملت شریف ایران به ویژه بیمه شدگان، بازنشستگان، مستمري بگیران و کارفرمایان تحت پوشش خدمات
سازمان تأمین اجتماعی، متعهد می شویم که در مسیر تحقق اهداف انقلاب و گره گشودن از مشکلات مردم، حرکت کرده و لحظه اي در این

مسیر از پاي ننشینیم.



امکان مجدد ثبت نام براي جاماندگان کنکور

امکان مجدد ثبت نام براي جاماندگان کنکور

منبع: کرج رساشماره خبر:  524  |  تاریخ: 1400/11/21

امکان ثبت نام در آزمون سراسري سال 1401 دانشگاه ها براي جاماندگان این آزمون در اسفند ماه جاري فراهم شد.

 
امکان ثبت نام در آزمون سراسري سال 1401 دانشگاه ها براي جاماندگان این آزمون در اسفند ماه جاري فراهم شد. 

به گزارش ایلنا طبق اعلام سازمان سنجش آموزش کشور، مهلت ثبت نام متقاضیان آزمون سراسري سال 1401 در دوره هاي روزانه، نوبت
دوم «شبانه»، نیمه حضوري، مجازي، پردیس خودگردان دانشگاه ها و مؤسسات آموزش عالی، دانشگاه پیام نور و مؤسسات آموزش عالی
غیرانتفاعی و همچنین رشته هاي تحصیلی دانشگاه آزاد اسلامی که در مهلت تعیین شده (از تاریخ 10 تا 20 بهمن) موفق به دریافت
کدسوابق تحصیلی نشده یا به هر دلیل دیگر نتوانستند نسبت به ثبت نام در آزمون مذکور اقدام نمایند، مهلت مجدد براي ثبت نام از روز
یکشنبه مورخ اول تا روز چهارشنبه مورخ چهارم اسفند ماه جاري در نظر گرفته شده که متقاضیان می توانند منحصراً از طریق درگاه اطلاع

رسانی این سازمان در این خصوص اقدام نمایند.  

همچنین متقاضیانی که قبلاً در این آزمون سراسري 1401 ثبت نام نموده اند، درصورت تمایل در بازه زمانی فوق می توانند نسبت به

ویرایش اطلاعات ثبت نامی خود اقدام نمایند.  

 
اصلاح شرایط و ضوابط سهمیه بهیاران در کنکور 1401 

بر اساس اعلام سازمان سنجش آموزش کشور، پذیرفته شدگان رشته محل هاي بهیاري که شروع تحصیل آن ها در مرحله انتخاب رشته، نیم
سال اول سال تحصیلی 1402-1401 اعلام می شود باید تا شهریور 1401 داراي حداقل سه سال سابقه خدمت به عنوان «بهیار»، و پذیرفته
شدگان رشته محل هایی که شروع تحصیل آن ها در مرحله انتخاب رشته، نیمسال دوم سال تحصیلی 1402-1401 اعلام می شود باید تا

30 بهمن 1401 داراي حداقل سه سال سابقه خدمت به عنوان «بهیار» باشند.  

اختصاص ظرفیت پذیرش به میزان حداکثر5 درصد از ظرفیت پذیرشهر یک از رشته محل هاي رشته کارشناسی پیوسته پرستاري واقع در
استان محل خدمت(اشتغال) متقاضی در تمامی دوره ها(روزانه، شهریه پرداز، دانشگاه آزاد اسلامی، ...) به جز رشته محل هاي مخصوص

 
«مناطق محروم» و «مناطق درگیر بلایاي طبیعی» و داراي تعهد خدمت خواهد بود. 

متقاضیان حق انتخاب رشته محل هاي مجاز استان هاي دیگر(غیر از استان محل خدمت و اشتغال خود) را ندارند و در صورت رعایت نکردن

 
این ضابطه و قبولی با سهمیه «بهیاري» در رشته محل هاي استان هاي دیگر، قبولی داوطلب لغو خواهد شد. 

حدنصاب نمره لازم براي پذیرش متقاضیان حائز شرایط در سهمیه بهیاري هر یک از کد رشته محل هاي پرستاري، کسب حداقل 70 درصد
نمره آخرین فرد پذیرفته شده در گزینش آزاد آن کدرشته محل است. متقاضیان بهیار حائز شرایط داري حدنصاب نمره، با توجه به ظرفیت

 
مربوطه با یکدیگر رقابت می کنند. 

پذیرفته شدگان فوق مجاز به انتقال و جابجایی نیستند.  



میزان تعهد خدمت استفاده کنندگان از این سهمیه دو برابر طول مدت تحصیل و مطابق مقررات وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی

 
است. 

برنامه آموزشی مطابق برنامه آموزشی مقطع کارشناسی پیوسته رشته پرستاري مصوب شوراي عالی برنامه ریزي علوم پزشکی است و درس
هایی که دانشجو در دوره بهیاري گذرانده است در مقطع کارشناسی پیوسته رشته پرستاري، تطبیق واحد داده نمی شود و دانشجو ملزم به

 
گذراندن تمامی دروس مقطع کارشناسی پیوسته رشته پرستاري است. 

طول دوره تحصیل و نظام آموزشی مطابق آیین نامه آموزشی مقاطع کاردانی، کارشناسی پیوسته و کارشناسی ناپیوسته مصوب
شوراي عالی برنامه ریزي علوم پزشکی است.



افتتاح گلخانه گل رز ساحه در شهرستان خاتم

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  525  |  تاریخ: 1400/11/21

بخشدار چاهک گفت: همزمان با دهه فجر، گلخانه گل رز ساحه در بخش چاهک شهرستان خاتم به بهره برداري رسید.

باشگاه خبرنگاران جوان یزد - سید مرتضی سجاد بخشدار
چاهک گفت: این گلخانه با اعتباري بیش از یک میلیارد ریال
سرمایه شخصی و 500 میلیون ریال تسهیلات صندوق

 
کارآفرینی امید به بهره برداري رسید. 

او گفت: با افتتاح این گلخانه، براي 3 نفر اشتغال مستقیم

 
ایجاد شده است. 

 
به گفته بخشدار چاهک سالانه پنج دوره برداشت گل رز در این گلخانه امکان پذیر است. 

او گفت: این گلخانه با تنوع 20نوع پیوند گل رز به همت بانوي کارآفرین سعیده احمدزاده به بهره برداري رسیده است.  

به گفته او در این گلخانه، پیوند گل رز با گل محمدي با کیفیت و ماندگاري عطر و اسانسِ مطلوب، 5 تا 6 ماه نتیجه بخش بوده که در صدد
هستیم این موفقیت را به ثبت برسانم.



تربیت تکنسین هاي مهارتی زمینه ساز ایجاد اشتغال و کارآفرینی است.

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  526  |  تاریخ: 1400/11/21

رضا نقدي در حاشیه حضور معاونت اداري،مالی و مدیریت منابع وزارت علوم،تحقیقات و فناوري کشور در این دانشگاه، گفت :
دانشگاه فنی و حرفه اي با تربیت تکنسین ها و مهندسان ماهر، شایسته و کارآفرین و نیز تعامل با مراکز صنعتی و بخش هاي دولتی

و خصوصی ، زمینه هاي لازم را براي کسب مهارت ، ایجاد اشتغال و ...

itemprop="image" class="" ".کارآفرینی است
title=" تربیت تکنسین هاي مهارتی زمینه ساز ایجاد اشتغال
و کارآفرینی است." /> رضا نقدي در حاشیه حضور معاونت
اداري،مالی و مدیریت منابع وزارت علوم،تحقیقات و فناوري
کشور در این دانشگاه، گفت : دانشگاه فنی و حرفه اي با تربیت
تکنسین ها و مهندسان ماهر، شایسته و کارآفرین و نیز تعامل
با مراکز صنعتی و بخش هاي دولتی و خصوصی ، زمینه هاي
لازم را براي کسب مهارت ، ایجاد اشتغال و کارآفرینی براي

 
جوانان سرافراز میهن اسلامی فراهم می کند. 

به گزارش خبرگزاري خبرآنلاین استان سمنان ایشان با اشاره
به عملکرد بسیار موفق دانشگاه فنی و حرفه اي در زمینه اشتغال تصریح کرد ، علت آمار اشتغال 65 درصدي فارغ التحصیلان این دانشگاه را
گذراندن دروس مهارتی این دانشجویان قبل از ورود به دانشگاه در هنرستان و کار و دانش ها ،برگزاري 70 درصد دروس دانشجویان در
کارگاه و آزمایشگاه هاي دانشگاه فنی و حرفه اي ، برخورداري از اساتید خبره و مهارتی در سطح این دانشگاه، عدم ورود دانشگاه فنی و حرفه
اي به مقطع تحصیلات تکمیلی و در آخر اینکه این دانشجویان به دلیل مهارتی بودن آچار به دست و فنی بوده و به دلیل سطح کم توقعات

سریعا جذب بازار کار می شوند  

وي بیان داشت: دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان در حال حاضر با داشتن بیش از 3500 دانشجو و 4 دانشکده در شهرستان هاي
سمنان ، شاهرود و امیرآباد دامغان با هدف تربیت نیروي انسانی متخصص، کارآفرین و متناسب با فرصت هاي جدید شغلی براي پاسخگویی
به نیازهاي بازارکار در حوزه هاي مهارتی و تکنولوژي و همچنین افزایش اشتغال مولد و کاهش بیکاري، رسالت و ماموریت خود را دنبال می

 
کند 

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان گفت : با عنایت و قول مساعد معاونت اداري،مالی و مدیریت منابع وزارت علوم،تحقیقات و
فناوري کشور و حمایت هاي دکتر خسرویان ریاست دانشگاه فنی و حرفه اي کشور مقرر گردید مساعدت هاي لازم در خصوص اختصاص
بودجه، توسعه فضاي کارگاهی و تجهیز کارگاه ها و آزمایشگاه هاي دانشگاه صورت پذیرد تا در راستاي شکوفایی هر چه بیشتر و توسعه

مطلوب این دانشگاه گام برداشته و بتوانیم نقش کلیدي خود را در حوزه اشتغال به نحوي شایسته انجام دهیم .  

دکتر رضا نقدي رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان در پایان ضمن قدردانی از حضور جناب آقاي دکتر خطیبی معاونت اداري،مالی
و مدیریت منابع وزارت علوم،تحقیقات و فناوري کشور ، دکتر نصیري ریاست دانشگاه سمنان و اعضاء بنیاد همیاري مردمی و توسعه آموزش
عالی استان در این دانشگاه توضیحاتی در خصوص نقاط قوت و جایگاه استان و دانشکده هاي فنی و حرفه اي و کشاورزي استان و کمبودها و

 
کاستی هاي آموزشی، دانشجویی ،کارگاهی و آزمایشگاهی را مطرح نمودند. 
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استارت اپ

بزرگترین موانع پیش روي استارتاپ ها در ایران

منبع: بانکداري الکترونیکشماره خبر:  527  |  تاریخ: 1400/11/21

برنامه توسعه سازمان ملل (UNDP) گزارش جدیدي درباره اکوسیستم نوآوري در ایران منتشر کرده که رشد استارت آپ ها با
وجود رکود اقتصادي در سال هاي اخیر از نکات قابل توجه آن است. این گزارش نشان می دهد با وجود پتانسیل هاي این

اکوسیستم، تحریم هاي خارجی، قوانین و مقررات داخلی و حمایت هاي ناکارآمد دولتی ...

برنامه توسعه سازمان ملل (UNDP) گزارش جدیدي درباره اکوسیستم نوآوري در ایران منتشر کرده که رشد استارت آپ ها با وجود
رکود اقتصادي در سال هاي اخیر از نکات قابل توجه آن است. این گزارش نشان می دهد با وجود پتانسیل هاي این اکوسیستم، تحریم هاي

 
خارجی، قوانین و مقررات داخلی و حمایت هاي ناکارآمد دولتی بزرگ ترین مانع پیش روي آینده جریان نوآوري است. 

به گزارش پایگاه خبري بانکداري الکترونیک، با وجود آنکه رشد اقتصاد دیجیتال در ایران در فضاي رکود اقتصادي سال هاي اخیر ادامه پیدا
کرده، اما نسبت به میانگین جهانی بسیار پایین تر است. همچنین این گزارش نشان می دهد که با وجود حمایت هاي دولتی از جریان
استارت آپی در ایران همچنان مهم ترین موانع رشد جریان نوآوري سیاست ها، مقررات و قوانین دولتی است و حمایت مستقیم دولت در این

 
عرصه هم صرفا نصیب بخش کمی از استارت آپ ها شده و تاثیر چندانی نداشته است. 

بنابر این گزارش، زیرساخت مورد نیاز براي ایجاد اکوسیستم نوآوري شامل سرمایه گذاري، شبکه سازي، آموزش و پشتیبانی است که باعث
می شود کارآفرینان نوآور در قالب استارت آپ هاي مختلف به خلق کسب وکارهاي نوین بپردازند و در واقع رشد اقتصاد دیجیتال یک عرصه

 
جغرافیایی را رقم بزنند. 

بنابر این گزارش، بخش سرمایه گذاري در این اکوسیستم شامل شرکت هاي سرمایه گذار جسورانه، سرمایه گذاران متمرکز روي تامین مالی
اولیه، کرادفاندینگ و سرمایه گذاران فرشته می شود. در بخش شبکه سازي وجود فضاهاي اشتراکی، رویدادها و در بخش پشتیبانی
انکوباتورها، شتاب دهنده ها و انستیتوهاي دولتی نقش ایفا می کنند. همچنین در بخش آموزش نیز برنامه هاي منتورشیپ، ورك شاپ ها،

سمینارها و دانشگاه ها نقش مهمی در تکمیل چرخه اقتصاد نوآورانه دارند.  

رشد اقتصاد دیجیتال به لطف اکوسیستم نوآوریبرنامه توسعه سازمان ملل در گزارش خود بر سرمایه گذاري در حوزه تحقیق و توسعه توسط
دولت و بخش خصوصی تمرکز کرده و چنین ارزیابی می کند که طی پنج سال اکوسیستم نوآوري نقش مهمی در ساخت اقتصاد دیجیتال در
کشور داشته است. بر اساس این گزارش و به نقل از وزارت ارتباطات تا سال 2020 تعداد کاربران اینترنت در ایران به 6/ 70 میلیون نفر
رسید که ضریب نفوذ اینترنت ایران را به 84 درصد رسانده است. همچنین ضریب نفوذ تلفن هاي هوشمند در ایران نیز 69 درصد است که از

 
متوسط ضریب نفوذ تلفن همراه در جهان ( 49 درصد) به مراتب بالاتر است. 

با وجود این آمادگی زیرساختی بر اساس شاخص آمادگی شبکه اي (NRI) رتبه ایران از بین 134 کشور مورد بررسی در سال 2021 به 79
رسیده است. رتبه ایران در سال 2016 در این زمینه 92 بود که ارتقاي 13 پله اي را شاهد بوده است. همچنین سازمان مالکیت هاي معنوي
نیز در سال 2021 گزارش شاخص نوآوري جهانی (GII) را منتشر کرده که در آن شاخص هایی چون عملکرد اقتصادي، فضاي سیاسی،
آموزش و زیرساخت در هر کشور را مورد بررسی قرار داده است. بر اساس گزارش شاخص نوآوري جهانی، رتبه ایران در سال 2021 به 60

رسیده که یکی از سه اقتصاد برتر منطقه آسیاي مرکزي و جنوبی بوده است. 



همچنین این گزارش به رتبه 64 ایران در شاخص کارآفرینی جهانی (GEI) اشاره کرده که نسبت به سال 2019 که ایران در رتبه 94 قرار

داشت رشد قابل توجهی را نشان می دهد.  

طی یک دهه اخیر اقتصاد دیجیتال ایران رشد قابل توجهی را نشان داده و سهم اقتصاد دیجیتال از درآمد ناخالص داخلی (GDP) بالغ بر 9/
6 درصد ( در سال 2020) بوده است. هرچند این رشد بر اساس گفته این گزارش بالاتر از سایر بخش هاي اقتصادي ایران بوده اما از متوسط

 
رشد اقتصاد جهانی بسیار پایین تر است. 

بر اساس گزارش شاپرك، در سال 2020 میزان خریدهاي اینترنتی یا موبایلی از 42 میلیارد دلار عبور کرده است. همچنین بر اساس این
گزارش و بر طبق گزارش اینماد میزان سایت هاي خرید و فروش داراي مجوز در سال 2020 به بیش از 89هزار سایت رسیده است این در

 
حالی است که تعداد زیادي فروشنده بدون مجوز اینماد هم در حال فعالیت در کشور هستند. 

این گزارش همچنین به رشد 2 درصدي سهم خرده فروشی آنلاین از کل تراکنش ها اشاره می کند که در سال 2020 به 2/ 3 درصد رسیده
است. با این حال سهم خرده فروشی آنلاین در ایران بسیار کمتر از کشورهایی چون ترکیه (8/ 8) درصد، آمریکا (5/ 14 درصد) و چین (8/

 
44 درصد) بوده است. 

موج هاي استارت آپی در ایرانبر اساس گزارش UNDP هرچند نخستین انکوباتورها (پارك هاي فناوري) در ایران از سال 2000 در کشور
شکل گرفتند، اما نخستین موج استارت آپ ها بعد از سال 2012 و به لطف برخی برنامه هاي دانشگاهی، افراد کارآفرین و تحصیل کرده
خارج از کشور شکل گرفت. هرچند این موج دیرتر از بعضی کشورها مانند هند شکل گرفت، اما خیلی سریع در ایران فراگیر شد و افراد
دانشگاهی، دانشجویان، کارآفرینان و حتی سرمایه گذاران محلی و بین المللی را به سمت خود جذب کرد. از سال 2014 با سرمایه گذاري
بخش هاي خصوصی و دولتی بالغ بر 150 استارت آپ در کشور ایجاد شد و در سال بعد این موج با رشد گسترده تري باعث ایجاد 400

استارت آپ فقط در تهران شد.  

موج دوم استارت آپی ایران بنابرگزارش برنامه توسعه سازمان ملل بعد از سال 2016 شکل گرفت؛ جایی که استارت آپ هایی در حوزه فین
تک، فناوري هاي بیمه و تلویزیون هاي اینترنتی به سرعت گسترش یافتند. در سال 2018 بعد از خروج آمریکا از برجام اقتصاد ایران دچار

مشکلات گسترده اي شد که این موضوع فضاي اکوسیستم نوآوري را هم دربرگرفت.  

از سال 2018 تاکنون جریان نوآوري در ایران با افت قابل توجه سرمایه گذاري داخلی و خارجی مواجه شده است. طی سال هاي 2014 تا
2020 دو نهاد معاونت علمی ریاست جمهوري و وزارت ارتباطات با ایجاد سازوکارهاي مختلف به پشتیبانی از استارت آپ ها پرداختند.
نهادهاي دولتی با ایجاد راهکارهایی چون «شرکت هاي دانش بنیان» و حمایت هاي مالیاتی از کارآفرینان و شرکت هاي سرمایه گذاري
جسورانه تلاش کردند که از این فضاي ایجاد شده حمایت کنند. حمایت هاي مستقیم دولت (شامل وام و سرمایه گذاري) به خصوص بعد از

سال 2019 از استارت آپ ها ادامه یافته است.  

این گزارش همچنین وضعیت سنی کارآفرینان و بنیان گذاران استارت آپ هاي ایرانی را مورد تحلیل قرار داده که بر اساس آن بیشترین
سهم (1/ 33 درصد) به کارآفرینان 20 تا 25 ساله و بعد از آن 25 تا 30 ساله (4/ 29 درصد) است. همچنین این گزارش نشان می دهد که
6/ 40 درصد بنیان گذاران استارت آپ هاي ایرانی دیپلم و 1/ 40 درصد لیسانس داشته اند. تنها 1/ 12 درصد کارآفرینان ایرانی داراي

 
مدرك دکترا هستند. 

این گزارش همچنین نشان می دهد که 5/ 39 درصد از استارت آپ هاي ایرانی در مرحله رشد و سوددهی هستند و 3/ 36 درصد در مرحله
ورود به بازار قرار دارند. همچنین چرخه عمر استارت آپ هاي ایرانی نشان می دهد بخش عمده استارت آپ هاي ایرانی (4/ 46 درصد) یک



 
تا 3 سال عمر دارند و 19 درصد بین 6 تا 12 ماه و تنها کمتر از 4/ 14 درصد از استارت آپ هاي ایرانی بیش از 3 سال عمر دارند. 

چالش هاي کارآفرینان ایرانیبر اساس گزارش توسعه سازمان ملل یکی از مهم ترین چالش هاي جریان نوآوري در ایران قوانین و مقررات و
سیاست هاي دولتی است. بر اساس نظرسنجی 2/ 56 درصد استارت آپ ها بزرگ ترین چالش رشد خود را در پیچیدگی وتعدد قوانین و
مقررات دولتی و 3/ 40 درصد در جذب سرمایه می دانند. همچنین 8/ 75 درصد استارت آپ هاي ایرانی در پاسخ به این پرسش که چقدر از
حمایت هاي دولتی استفاده کرده اند گفته اند که هیچ حمایتی دریافت نکرده اند. 3/ 15 درصد از مزایاي دانش بنیان و 8/ 5 درصد از

 
حمایت هاي مالی و 6/ 4 درصد از معافیت هاي مالیاتی استفاده کرده اند. 

این گزارش همچنین تاکید دارد 4/ 19 درصد استارت آپ هاي ایرانی در حوزه تجارت الکترونیکی و مارکت پلیس، 2/ 7 درصد در حوزه
آموزش هاي تکنولوژي، 9/ 5 درصد در زمینه توریسم، 4/ 5 درصد در زمینه رسانه، 5 درصد در حوزه فین تک و 7/ 4 درصد در زمینه
راهکارهاي اپلیکیشن و وب فعالیت دارند. همچنین 4 درصد در زمینه تبلیغات دیجیتال، 4/ 3 درصد در زمینه کشاورزي، 4/ 2 درصد در

 
زمینه مسکن و 2 درصد در زمینه تلویزیون هاي اینترنتی هستند. 

همچنین این گزارش به بررسی تاثیر تحریم ها بر اکوسیستم نوآوري ایران هم پرداخته است. بنابراین گزارش قطع ارتباط با جریان رقابتی
جهانی این باور را در برخی بازیگران این عرصه به وجود آورده که استارت آپ هاي ایرانی فرصت آماده سازي بیشتري براي زمانی که
گشایش هاي سیاسی و اقتصادي انجام شود داشته باشند. ساخت نسخه هاي محلی از ایده ها و کسب وکارهاي موفق بین المللی آن چیزي
است که به نوشته این گزارش باعث شده استارت آپ هاي ایرانی در داخل مرزها بی رقیب باشند. با این حال پشتیبانی مالی و حمایت هاي
دولتی به دلیل تحریم ها بسیار کم و ناچیز بوده است. درعین حال تحریم هاي بین المللی موانعی هم پیش روي کارآفرینان ایرانی گذاشته و
آن کاهش قابل ملاحظه میزان سرمایه گذاري در این عرصه است. سرمایه گذاران داخلی بر اساس این گزارش، ترجیح می دهند که فعلا یا

صبر کنند یا در فرصت هاي کم خطرتري (نسبت به استارت آپ ها که ذاتا نیاز به سرمایه گذاري پرریسک دارد) وارد شوند.  

همچنین نداشتن دسترسی قانونی به لایسنس هاي نرم افزاري و سخت افزاري شرکت هاي اروپایی و آمریکایی هم حاصل تحریم ها بوده
است که باعث شده سرویس ها و محصولات این شرکت ها نتوانند در بازارهاي بین المللی مجال عرضه پیدا کنند. همچنین عدم دسترسی به
این سرویس ها باعث شده استارت آپ هاي ایرانی نتوانند از فرصت مشارکت بین المللی (مشابه آنچه در سایر کشورها براي کسب وکارهاي
نوآورانه فراهم است) براي توسعه خود بهره بگیرند. شرکت هاي خارجی به دلیل تحریم ها حاضر به خرید محصولات و سرویس هاي استارت

آپ هاي ایرانی نیستند.  

منبع: دنیاي اقتصاد



زکات هنر استاد قالیباف؛ کارآفرینی براي 140 نفر

منبع: روزنامه قدسشماره خبر:  528  |  تاریخ: 1400/11/21

همه چیز از یک دعوت شروع شد؛ استاد یداالله حسن زاده یکی از قالیبافان برجسته تبریز به مشهدالرضا آمد و با روستاهایی چون
بزنگان و شیرتپه از روستاهاي مرزي سرخس آشنا شد.

همه چیز از یک دعوت شروع شد؛ استاد یداالله حسن زاده یکی
از قالیبافان برجسته تبریز به مشهدالرضا آمد و با روستاهایی

 
چون بزنگان و شیرتپه از روستاهاي مرزي سرخس آشنا شد. 

او به قول خودش مدت هاست به این فکر می کند که زکات
هنرش آموختن به افرادي است که در بحران اقتصادي می

 
خواهند روزي حلال بر سر سفره ببرند. 

 
اشتغال زایی براي 140 نفر 

عضو شوراي اسلامی روستاي بزنگان می گوید: در این هشت
ماه با حضور این استاد چیره دست قالی بافی و آموزش هایش

 
تاکنون در روستاي شیرتپه براي 110 نفر و در روستاي بزنگان براي بیش از30 نفر اشتغال زایی شده است. 

سیده طاهره توکلی می افزاید: همه امکانات براي این افراد از طریق سرمایه شخصی آقاي حسن زاده تأمین می شود و ماهانه براساس ردیف

 
هاي بافت به آن ها حقوق پرداخت می کند. 

وي تصریح می کند: پس از اتمام کار، قالی ها صادر می شوند. با توجه به اینکه این منطقه بسیار محروم است و مردم آن نیازمندند این ایجاد

 
اشتغال موجب شد خانواده هایی که مشغول بافت قالی هستند، درآمدزایی داشته باشند. 

اشتغال زایی براي همه نسل ها  

یداالله حسن زاده متولد1343 در گفت وگو با قدس می گوید: شغل اصلی من بیش از 50 سال قالی بافی است و اکنون کارگاه و فروشگاه

 
قالی بافی هم دارم. 

تاکنون در اردبیل، ارومیه، گیلان، کردستان و... آموزش قالی بافی داده ام و حدود هشت ماه است به 140 نفر در روستاهاي شیرتپه و بزنگان
نیز آموزش رایگان ترکی بافی قالی را انجام داده ام و آن ها را مستقیم وارد بازار کار کرده ام. خیلی خوشحالم که توانسته ام این شرایط را

براي این مردم فراهم کنم.  

وي درباره مشکلات مسیر کارش بیان می کند: از جمله مشکلاتی که دراین مسیر بر سر راه من بود، می توان به ورودم اشاره کنم. ابتدا با
ورود من به این منطقه برخی از افراد حمایت لازم را نکردند و من به دلیل خواسته بسیاري از مردم این منطقه که امکان درآمدزایی نداشتند،

ماندم. قرار بود سالنی در سرخس براي این کار به من اختصاص دهند اما این کار انجام نشد. 



این هنرمند بافنده قالی اظهار می کند: من شرکت آلتون فرش در تبریز را دارم و در آنجا براي بیش از 400نفر اشتغال زایی کرده ام و به

 
صورت کاملاً شخصی با کمک خانم توکلی شروع به کار کردم. 

وي در پاسخ به این پرسش که حقوق دریافتی این افراد ماهانه چه رقمی است، بیان می کند: حقوق آن ها براساس ردیف هاي بافته شده از
3 تا 4میلیون تومان است.به طور مثال قیمت تمام شده فرش هاي 6متري ترك بافت حدود 70میلیون تومان است و در خارج از کشور
همین قالی ها تا 120میلیون تومان به فروش می رسد. اما فرش هایی که در این منطقه تولید می شود با دستمزد بافندگان، هزینه نخ و...
حدود 25میلیون تومان قیمت تمام شده و تا حدود 40میلیون تومان قابلیت فروش دارد. البته فرش هاي بافت این منطقه به لحاظ تعداد
رنگ هاي کمتر و نقوش ساده تر قیمت پایین تري دارند.تاکنون در این منطقه 20تخته فرش بافته شده و 50تخته فرش روي دارهاي قالی
در حال بافت است. مدت زمان بافت هر فرش 6متري حدود چهارماه طول می کشد. یکی از مزیت هاي بافت فرش این است که هم در داخل

 
کشور اشتغال زایی بسیار خوبی می شود وهم به طور مستقیم صادر شده و براي کشور ارزآوري دارد. 

 
افزایش سه برابري قیمت مواد اولیه 

حسن زاده درباره قیمت مواد اولیه مورد نیاز براي قالی بافی اظهار می کند: متأسفانه در دو سال اخیر قیمت مواد اولیه افزایش زیادي پیدا
کرده است. به طورمثال نخ ابریشم از کیلویی 700 هزار تومان به کیلویی 2میلیون و 500 هزار تومان رسیده و چون نخ هاي مورد استفاده ما

وارداتی است با افزایش نرخ ارز تا سه برابر شدن قیمت آن ها را شاهدیم.  

توقع من به عنوان یک کارآفرین و تولیدکننده حمایت دولت است تا من و امثال من در سایر مناطق مانند سرخس یا اطراف آن کارگاه هایی
را تأسیس کنیم تا هزاران نفر مشغول به کار شوند، چراکه براي مثال این منطقه از ظرفیت بالایی براي کار برخوردار است و آمار بیکاري نیز

بالاست و با اندکی همت می توان کارآفرینی زیادي را براي افراد جویاي کار به خصوص بانوان و زنان سرپرست خانوار ایجاد کرد.



رگولاتور محتاط است / می توانیم در کشور داروي جدید ثبت کنیم

منبع: آناشماره خبر:  529  |  تاریخ: 1400/11/21

امیرحسین عبدالغفاري، مدیر عامل شرکت تولید واکسن و وحید خدامی، مدیر شرکت تولیدکننده واکسن ایرانی در برنامه «رستانو»
به تهیه کنندگی حلیه صبورنژاد با موضوع چشم انداز اقتصاد زیستی کشور حضور یافتند.

امیرحسین عبدالغفاري، مدیر عامل شرکت تولید واکسن و وحید خدامی، مدیر شرکت تولیدکننده واکسن ایرانی در برنامه «رستانو» به

 
تهیه کنندگی حلیه صبورنژاد با موضوع چشم انداز اقتصاد زیستی کشور حضور یافتند. 

به گزارش خبرنگار گروه علم و فناوري خبرگزاري آنا، امیرحسین
عبدالغفاري، مدیر عامل شرکت تولید واکسن و وحید خدامی، مدیر
شرکت تولیدکننده واکسن ایرانی در برنامه «رستانو» به تهیه
کنندگی حلیه صبورنژاد با موضوع چشم انداز اقتصاد زیستی کشور
حضور یافتند. در این برنامه که توسط ستاد توسعه زیست فناوري
معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري، در گروه دانش شبکه چهار

سیما تهیه شده، به مقوله «تولید واکسن ایرانی» پرداخته شد.  

در ابتداي این برنامه امیرحسین عبدالغفاري مدیر عامل شرکت تولید واکسن در رابطه با سابقه واکسن سازي ایران گفت: مشکلی که وجود
داشته این است که در طی گذر این سال ها متاسفانه پلتفرم ها بر اساس واکسن هاي جدید و زیرساخت هایی که براي آمادگی تولید واکسن

 
هاي جدید لازم است، پیشرفت نکرده و اساساً شاید طی این سال ها دغدغه کشور نبوده که در حوزه واکسن سرمایه گذاري کند. 

وي تاکید کرد: شاید در ساختارهاي دولتی، ایجاد چنین ساختارها و پلتفرم هایی و اصولاً تغییر سخت باشد و عملاً این روند باعث شده که
داراي زیرساخت هاي لازم براي ورود تکنولوژي هاي جدید در حوزه واکسن در کشور نباشیم. این موضوع خودش را در پاندمی کووید نشان
داد. نهایتا ما توانستیم تولید کنیم، اما به دلیل ضعف هاي ساختاري و زیرساخت هایی که داشتیم روند خیلی طولانی شد و مشکلات زیادي

 
را به وجود آورد. البته مسائلی از قبیل تحریم ها که مشکلات خاص کشور ماست، هم در بروز این مشکلات بی تاثیر نیست. 

وحید خدامی، مدیر شرکت تولیدکننده واکسن ایرانی کرونا مبتنی بر «Mrna» نیز از دیگر میهمانان این برنامه با بیان این که فناوري
Mrna یک فناوري بسیار جدید است، گفت: عموم مردم دنیا چیزي در حدود دو سال است که به واسطه واکسن هاي کرونا با این فناوري
آشنا شده است، ولی شاید براي بینندگان این برنامه جالب باشد که بیش از چهار سال است که در ایران به طور جدي مشغول این فناوري
هستیم. از ابتداي پاندمی کووید و هنگامی که شرکت هاي مطرح مثل شرکت مادرنا در ژانویه سال 2020 که حدود یک ماه از شناخت ژنوم

 
ویروس کرونا گذشته بود، اقدام به توسعه واکسن مبتنی بر mrna براي مقابله با کووید کردند، ما نیز دست به کار شدیم. 

وي تاکید کرد: ما تیم خود را در 20 بهمن 98 تشکیل دادیم. ده روز پیش از آن که اولین نمونه کرونا در ایران اعلام شد و از آن زمان
تاکنون مشغول این فناوري هستیم و سعی کردیم تمام مراحل را بسیار علمی، دقیق و قانونی جلو ببریم. بر اساس داده هاي موجود، ما
نخستین تیمی هستیم که کار واکسن کرونا را در ایران شروع کردیم و گواهی کد اخلاق آزمایش هاي حیوانی گرفتیم. چراکه، همواره سعی

کردیم بر مبناي مقررات فعالیت کنیم.  



خدامی خاطرنشان کرد: در ابتدا نسبت به این فناوري در کل کشور با دیده تردید نگاه می شد؛ خاطرم هست که وقتی می گفتم واکسن هاي
مبتنی بر mRNA نخستین واکسن هایی خواهند بود که مجوز می گیرند، تقریباً کسی نبود که باور کند. این بر اساس حدود 12 سال
فعالیتی بود که من در ایران و آمریکا داشتم و شناخت داشتم که این فعالیت در دنیا در حال انجام است. ماه گذشته بود که انجمن هاي
ویروس شناسی و ایمونولوژي به طور مجزا به وزارت بهداشت نامه دادند که این واکسن ها بهترین واکسن براي کووید است و بهتر است کشور

 
آن را تأمین کند، حالا یا باید از طریق واردات تأمین شود یا باید تولید داخل شود. 

وي افزود: من با افتخار می گویم که ما جوانب مختلف این فناوري را با توجه به توان داخلی و تلاش نخبگانی که خیلی از آن ها رتبه هاي
برتر کنکور بوده و از نقاط مختلف دنیا به جمع ما پیوسته بودند، بررسی کرده و کارهاي بسیار چشمگیري انجام دادیم. اما به دلیل رویکردي
که داشتیم در این موارد اطلاع رسانی نکردیم، اما کارهاي بسیار بزرگی انجام شد. به هرحال، به دلیل مشکلات بسیار نتوانستیم این واکسن را
وارد فاز کلینیکال و فاز کارآزمایی بالینی بکنیم. اما، هر سویه اي که آمد به دلیل قابلیت این فناوري واکسن آن را درست کردیم و الان سویه

امُیکرون را آماده داریم.  

عبدالغفاري پیرامون نقش رگولاتوري در این حوزه، گفت: نهاد رگولاتور حق دارد بازرسی ها و رصد خود را انجام دهد و فعالیت شرکت هاي
واکسن سازي را که می خواهند، واکسن خود را به بازار عرضه کنند رصد کند. واقعیت این است که همه شرکت ها توقع دارند رگولاتور با آن
ها همراهی کند. به هر حال شرایط خاصی است به خصوص در مورد واکسن کرونا یک جاهایی این همراهی وجود دارد و یک جاهایی هم

 
سخت گیري انجام می شود. 

وي ادامه داد: در حوزه رگولاتوري هم بحث دانش مطرح است و هم بحث قواعد و قوانین و هم بحث روندها، بعضی مواقع نیازمند یک رابطه
دو طرفه بین تولیدکننده و نهاد رگولاتور هستیم که اگر ایرادي هم وجود دارد رگولاتور به تولیدکننده راهکار بدهد تا مشکل حل شود. بدون

 
راهکار نمی توان کار را به خوبی پیش برد. 

خدامی نیز در پاسخ به این سوال مجري برنامه مبنی بر این که رگولاتور چه کند که در عین این که به وظیفه اش که تضمین سلامت مردم
است، عمل کند، گفت: واضح است که در مسئله واکسن نقش رگولاتوري بسیار مهم و حیاتی است. چون واکسن براي افراد سالم و در پهنه
بسیار وسیع به وسعت یک کشور و کل دنیا استفاده می شود، نقش رگولاتوري بسیار مهم می شود. نکته اي که در این میان حائز اهمیت
است این است که نباید به این نقش یک سویه نگاه شود. مثلا ما جلوي یک واکسنی که ممکن است عوارضی داشته باشد را می گیریم، چون
ممکن است باعث ایجاد مخاطرات و خداي نکرده مرگ ومیر شود؛ اما از سوي دیگر، وقتی یک بیماري تلفات میلیونی می دهد، در اینجا تعلل

 
براي تسهیل روند رسیدن یک واکسن به مقصود با همان خطر اول برابري می کند. 

این پژوهشگر ایرانی ادامه داد: البته در سبک و سیاق مدیریتی ایران، نوع نخست را می توان کشف و توبیخ کرد و نوع دوم را نه؛ به همین
خاطر سازمان رگولاتوري محتاط می شود و سعی می کند تا جایی که می تواند به ویژه در مورد فناوري هاي جدید نه بگوید، به این دلیل

که نکند اشتباهی رخ دهد.  

وي تصریح کرد: از زمانی که شرکت مادرنا اقدام به تولید واکسن کرد، یعنی از زمانی که ژنوم کووید کشف شد تا زمانی که واکسن تولید شد،
تنها 42 روز طول کشید. فقط 20 روز طول کشید تا سازمان رگولاتوري به آن ها مجوز دهد و به اولین فرد آن را تزریق کنند؛ چون سازمان
رگولاتوري از قبل با این ها همراه بود، کارگروه تشکیل داده بودند و ایمیل هاي شبانه که پیرامون این مقوله بینشان رد و بدل شده، موجود
است. 24 ساعته و در تمام طول هفته همکاري کردند و این کار را به صورت یک پروژه مشترك دیدند، ظرف مدت 10 ماه این واکسن تمام
فازهاي مختلف خود را طی کرد و در ابعاد وسیع توزیع شد که در دنیا بی سابقه بود. ما همچنین انتظاري را از سازمان رگولاتوري خودمان

داشته و داریم؛ گرچه خیلی راه داریم به آن برسیم.  

عبدالغفاري نیز در ادامه پیرامون مدل مطلوب تعامل حاکمیت با تولیدکننده واکسن، اظهار کرد: واقعیت این است که ورود حاکمیت و بخش



دولتی به حوزه تولید جواب خوبی نداده و سابقه خوبی ندارد؛ اما در بخش خصوصی این کار با شتاب بیشتر و کیفیت بهتري صورت می گیرد.

وي خاطرنشان کرد: براي بخش خصوصی بحث کیفیت و رقابت اهمیت دارد و حاکمیت هم باید بتواند ضمن اعمال نظارت، این مهم را به سر
منزل مقصود برساند. در حوزه واکسن به طور خاص، باید بتواند با پیش خرید، حمایت در تامین مواد اولیه، بحث هاي ارزي و گمرکی به

 
شرکت ها کمک کند. 

عبدالغفاري بیان کرد: بخش خصوصی به یک منبع لایتناهی متصل نیست و برایش مهم است کار را به نتیجه برساند. گمان می کنم توجه به
کارآفرینی و سرمایه گذاري روي بخش خصوصی طی چند سال گذشته، امتحان خود را پس داده است. مثلا مجموعه ما با ایجاد واکسن ها و
تکنولوژي هاي جدیدي به این حوزه وارد شده و با تولید واکسن HPV در شرکت خود موفق شدیم، ایران را به عنوان سومین کشور
تولیدکننده واکسن HPV در جهان مطرح کنیم. در حوزه صادرات هم از برخی از کشورها از جمله جنوب شرق آسیا درخواست هایی مطرح
شده و در حال مذاکره هستیم، اما موردي که وجود دارد این است که باید بتوانیم اول بازار داخل را تامین کنیم و بعد به سمت صادرات

 
برویم. 

خدامی نیز عنوان کرد: با استناد به صحبت هاي برخی از مسئولان سازمان غذا و دارو در سال هاي گذشته، که گفتند در ایران تاکنون داروي
جدیدي را ثبت نکردیم، باید بپرسیم با توجه به آمار و دستاوردهاي شرکت هاي ایرانی چرا این اتفاق می افتد؟ وقتی فناوري به ما این قدرت
و سرعت را می دهد که براي اولین بار بتوانیم در ایران یک داروي جدیدي ثبت کنیم، چرا نمی شود؟ به نظر می آید سازمان غذا و دارو به

 
دلایلی نسبت به فناوري هاي جدید بسیار محتاط رفتار می کند و عملا ثبت داروهاي جدید را تبدیل به امر غیر ممکن می کند. 

وي ادامه داد: در چنین شرایطی اگر من تولیدکننده بخواهم این کار را ادامه بدهم، باید دارویی را که افتخار می کنم همه مراحل آن را در

 
ایران توسعه دادیم، در یک کشور دیگر ثبت کنم و محصول آن را براي هموطنان مان بیاورم. 

عبدالغفاري در ادامه پیرامون صادرات واکسن گفت: تولید واکسن با فناوري هاي نو، در کشور تازه پا گرفته است و در وهله نخست تعهد ما
این است که بازار داخل را تامین کنیم. اما می توانیم براي صادرات هم برنامه ریزي کنیم؛ در گذشته در حوزه بیوتک این اتفاق افتاده و ما به
کشورهاي اروپایی هم صادرات داشتیم. در حوزه واکسن هم باید بتوانیم بر اساس استانداردهاي رگولاتوري هر کشوري مجوز دریافت کنیم و
با استانداردهاي جهانی به سایر کشورها هم ورود کنیم. امیدواریم که بتوانیم هم بازار کشور و هم منطقه را تامین کنیم و هم صادرات واکسن

 
را نیز گسترش دهیم. 

انتهاي پیام/3004/



مکتب حاج قاسم سلیمانی نماد کار جهادي است

منبع: تسنیمشماره خبر:  530  |  تاریخ: 1400/11/21

گروه استان ها- استاندار سمنان با تأکید بر اهمیت حرکت جهادي و انقلابی در راستاي انجام وظایف و مأموریت ها گفت: کار
جهادي برگرفته از مکتب حاج قاسم سلیمانی است.

گروه استان ها- استاندار سمنان با تأکید بر اهمیت حرکت
جهادي و انقلابی در راستاي انجام وظایف و مأموریت ها گفت:
کار جهادي برگرفته از مکتب حاج قاسم سلیمانی است. -

 
اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از سمنان، سیدمحمدرضا هاشمی
در آئین افتتاح مجموعه تفریحی، ورزشی استخر فجر
شهرستان میامی با گرامیداشت یاد و خاطر شهداي عملیات
پیروز والفجر 8 و به ویژه شهداي استان سمنان اظهار داشت:
امروز ما مدیون شهدا هستیم وزندگی ما مرهون جان فشانی

 
این عزیزان است. 

وي با بیان اینکه مردم صاحبان اصلی انقلاب هستند، گفت: این انقلاب داراي آثار و برکات فراوانی است که هر یک از این افتخارات حاصل

 
سال ها تلاش، مجاهدت و ایثارگري است. 

استاندار سمنان بیان کرد: امروز ایران اسلامی در بسیاري از شاخص هاي مطرح و بزرگ بین المللی، جزو کشورهاي سرآمد و نامدار دنیاست.  

 
هاشمی عنوان کرد: مجلس، دولت و قوه قضاییه انقلابی و در رأس آن رهبري داهیانهٔ مقام معظم رهبري از برکات انقلاب اسلامی است. 

وي عنوان کرد: ما در جنگ تحمیلی و در دوران مختلف انقلاب بهترین عزیزانمان را تقدیم کردیم تا امروز باافتخار بر سکوي اقتدار دنیا

 
بایستیم و به امام، رهبري و شهداي خود ببالیم. 

به گزارش تسنیم، در دهه فجر سال 1400، بالغ بر 851 پروژه عمرانی و اقتصادي با اعتبار 3 هزار 200 میلیارد تومان در استان به بهره

 
برداري خواهد رسید. 

تعداد 393 پروژه با اعتبار 666 میلیارد تومان، پروژه هاي عمرانی و 458 پروژه با اعتباري بالغ بر 2 هزار و 500 میلیارد تومان، پروژه هاي

اقتصادي قابل افتتاح و بهره برداري در دهه فجر سال جاري است.  

 
540 پروژه دولتی و خصوصی در استان کرمان به مناسبت دهه فجر بهره برداري و گلنگ زنی می شود 

678پروژه عمرانی و اشتغالزایی دهه فجر در استان کردستان افتتاح شد  



 
جزئیات برنامه هاي دهه فجر اصفهان با رعایت شیوه نامه هاي بهداشتی 

در قالب بهره برداري از این پروژه ها، بیش از 30 هزار اشتغال در استان تثبیت و 750 فرصت شغلی جدید نیز فراهم می شود.



تراشیدن انگشتر به سرانگشت همت در فاروج

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  531  |  تاریخ: 1400/11/21

با همت بانوان پرتلاش و مبتکر، کارگاه هاي خانگی سنگ تراشی در خراسان شمالی فعال شده است.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیماي مرکز خراسان شمالی از راهبري شغلی تا عرضه محصولات، اگر این مسیر به درستی پیموده شود
منجر به اشتغال می شود: تاکنون 100 گوهر تراش در خراسان شمالی سنگ سخت را به جواهري با ارزش تبدیل کنند. یکی از این کارگاه ها

 
که با حضور یکی از این بلند همتان شکل گرفته، در فاروج فعال است. 

در صورتی که حمایت هاي کمیته امداد از حوزه آموزش تا بازاریابی و تبلیغات را فراگیرد و نظارت و حمایت هاي بعدي هم باشد، فرصت

هاي شغلی خُرد، پویا خواهد شد.  

{sepehr_media_7620136_400_300$}



توزیع نهاده هاي دامی؛ راهی براي رفع مشکل واحد هاي صنعتی و دامداران خرد

روستایی

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  532  |  تاریخ: 1400/11/21

معاون امور تولیدات دامی جهاد کشاورزي گفت: با توزیع نهاده هاي دامی در بین واحد هاي صنعتی و دامداران خرد روستایی، تلاش
می کنیم تا مشکلات دامداران برطرف شود.

به گزارش خبرگزاري صداوسیماي مرکز خراسان رضوي، حسین دماوندي نژاد در بازدید از بزرگترین مجتمع دامپروي خراسان رضوي
در شهر سیدآباد شهرستان چناران، افزود: سال1400 به دلیل کاهش
نزولات آسمانی و خشکسالی، سال بسیار سختی براي دامداران است؛
چراکه بخش اعظمی از علوفه دام دامداران از مراتع تامین می شود و

آنها به دلیل همین فقر منابع، دچار مشکل شدند.  

وي در ادامه اظهار داشت: این مجموعه به عنوان یک مزرعه الگویی
در سطح کشور مورد حمایت قرار می گیرد و قرار است با حضور
کارشناسان متخصص این مجموعه، پشتیبانی لازم از واحد هاي دام

 
سبک روستایی صورت بگیرد. 

بازدید معاون امور تولیدات دامی وزیر جهاد کشاورزي از مجموعه تولیدي و صنعتی صبا در شهر سیدآباد با هدف رفع موانع تولید و پشتیبانی
از تولیدکنندگان بود و در این سفر، مهندس محمدرضا اورانی رئیس سازمان جهادکشاورزي استان، مهندس محسن مه آبادي فرماندار

 
چناران، مهندس سیدرضا ماه نگار رئیس جهاد کشاورزي چناران و داوود احمدپور بخشدار سیدآباد وي را همراهی می کردند. 

 
مجموعه دامپروري صبا با مدیریت دکتر محمدپور با داشتن 5هزار دام سبک وارداتی از اروپا، براي 150نفر اشتغال مستقیم ایجاد کرده است. 

این مجموعه با تکمیل ظرفیت و راه اندازي واحد هاي فراورده هاي لبنی و خوراك دام طی دو سال آینده، با 100درصد تولید و رسیدن به
ظرفیت 50هزار دام سبک از نژاد فرانسوي، زمینه اشتغال یک هزار نفر را فراهم خواهد کرد و در خردادماه سال آتی افتتاح می شود.



افتتاح 1 2 طرح تعاونی با حضور معاون اول رئیس جمهور

منبع: تسنیمشماره خبر:  533  |  تاریخ: 1400/11/21

به مناسبت چهل و سومین سالگرد پیروزي شکوهمند انقلاب اسلامی ایران، 102 طرح تعاونی به طور همزمان در سراسر کشور به
بهره برداري رسید.

به مناسبت چهل و سومین سالگرد پیروزي شکوهمند انقلاب
اسلامی ایران، 102 طرح تعاونی به طور همزمان در سراسر

 
کشور به بهره برداري رسید. - اخبار سیاسی - 

به گزارش حوزه دولت خبرگزاري تسنیم، صبح امروز (پنج
شنبه 21 بهمن) به مناسبت چهل و سومین سالگرد پیروزي
شکوهمند انقلاب اسلامی ایران، 102 طرح تعاونی در بخش
هاي تولیدي، خدمات، توزیعی و مسکن با حضور معاون اول
رئیس جمهور و وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، به طور
همزمان در سراسر کشور به بهره برداري رسید.این تعداد طرح
براي هفت هزار و 81 نفر در سراسر کشور شغل ایجاد می کند.

از 102 طرح تعاونی، 6 طرح معادل 59 درصد به بخش تولیدي، 11 طرح معادل 11 درصد به بخش خدمات و 31 طرح معادل 3 درصد به

 
طرح هاي توزیعی و مسکن اختصاص یافت. 

همچنین 178 میلیارد تومان معادل هفت درصد در طرح هاي تولیدي، 212 میلیارد تومان معادل هشت درصد در طرح هاي خدماتی و 2

 
هزار و 344 میلیارد تومان معادل 58 درصد در طرح هاي مسکن سرمایه گذاري شده است. 

بر اساس آمار معاونت امور تعاون وزارت کار، از مجموع هفت هزار و 81 نفر اشتغال، 6 هزار و 38 نفر در بخش تعاونی هاي مسکن صاحب

 
شغل موقت می شوند که در نهایت 15 درصد اشتغال پایدار کسب می کنند. 

 
همچنین 723 نفر در بخش تعاونی هاي تولیدي، 17 نفر در بخش خدماتی و 15 نفر در بخش توزیعی صاحب شغل پایدار می شوند. 

بر اساس اطلاعات وزارت کار، 28 درصد این طرح ها در مناطق روستایی و 72 طرح در مناطق شهري و شهرك هاي صنعتی به بهره برداري

رسید.  

سرانه ایجاد اشتغال در تعاونی مسکن به صورت موقت به ازاي هر نفر نیاز به 388 میلیون تومان و سرانه ایجاد اشتغال به ازاي هر نفر در

تعاونی هاي تولیدي و خدماتی نیاز به 373 میلیون تومان سرمایه گذاري دارد.  

هر طرح به صورت میانگین براي 69 نفر شغل ایجاد می کند که متوسط هر شغل به ازاي هر طرح تولیدي 12 نفر، هر طرح مسکن 2 1 نفر

و هر طرح خدماتی 26 نفر است.  



 
امروز بیشترین طرح ها در استان هاي خوزستان با 22 طرح، چهار محال بختیاري با 1 طرح و ایلام با هفت طرح به بهره برداري رسید. 

بیشترین سرمایه گذاري در استان هاي فارس، اصفهان و زنجان و بیشترین اشتغال به استان هاي مرکزي، فارس و هرمزگان اختصاص یافت.



سهم خراسان شمالی از اعتبارات ملی تنها 8 دهم درصد است

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  534  |  تاریخ: 1400/11/21

بجنورد- نماینده بجنورد در مجلس گفت: تنها حدود 8 دهم اعتبارات بخش ملی به خراسان شمالی اختصاص داده شده است لذا
باید با تعریف پروژه هاي بزرگ تر، اعتبارات ملی بیشتري جذب کنیم.

بجنورد- نماینده بجنورد در مجلس گفت: تنها حدود 8 دهم
اعتبارات بخش ملی به خراسان شمالی اختصاص داده شده
است لذا باید با تعریف پروژه هاي بزرگ تر، اعتبارات ملی

بیشتري جذب کنیم.  

به گزارش خبرنگار مهر، سید محمد پاکمهر صبح پنج شنبه در
آئین افتتاح پروژه هاي دهه فجر بجنورد، اظهار کرد: حوزه
اقتصاد موتور متحرکه توسعه کشور است لذا دشمنان نظام
جمهوري اسلامی با تحمیل تحریم ها و فشارهاي اقتصادي

تلاش دارند روند توسعه کشور را متوقف کنند.  

نماینده بجنورد در مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: با روي کار آمدن دولت مردمی و انقلابی اقدامات خوبی براي خنثی سازي تحریم ها

 
اتفاق افتاده است. 

 
وي افزود: دولت قصد دارد در حوزه عمرانی ورود بیشتري داشته باشد و بسترساز اقدامات مثبتی شود. 

پاکمهر با تاکید بر اینکه معیشت دغدغه امروز مردم جامعه است، گفت: به دنبال توسعه بخش خصوصی براي گره گشایی از مشکلات مردم و

 
ایجاد اشتغال، نشاط و پویایی در استان هستیم. 

نماینده بجنورد در مجلس تصریح کرد: تنها حدود 8 دهم اعتبارات بخش ملی به خراسان شمالی اختصاص داده شده است لذا باید با تعریف

پروژه هاي بزرگ تر، اعتبارات ملی بیشتري جذب کنیم.  

وي در پایان گفت: با توجه به خشک سالی هاي چند سال اخیر، استفاده بهینه از پساب ها باید بیشتر از گذشته مورد توجه باشد لذا صنایع
استان باید به این حوزه ورود کنند.



افزایش اعتبارات محرومیت زدایی در بودجه سال 1401

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  535  |  تاریخ: 1400/11/21

بجنورد- عضو کمیسیون تلفیق بودجه گفت: افزایش اعتبارات محرومیت زدایی و ایجاد زیرساخت ها همراه با اشتغال در بودجه سال
آینده پیش بینی شده است.

بجنورد- عضو کمیسیون تلفیق بودجه گفت: افزایش اعتبارات
محرومیت زدایی و ایجاد زیرساخت ها همراه با اشتغال در

 
بودجه سال آینده پیش بینی شده است. 

به گزارش خبرنگار مهر، محمد وحیدي صبح پنج شنبه در
آئین افتتاح پروژه هاي دهه فجر بجنورد، اظهار کرد: اعتماد به
نیروي انسانی شایسته و بهره وري درست از آنان موجب
توسعه و پیشرفت می شود لذا باید به این امر اهتمام ویژه

 
داشت. 

نماینده بجنورد در مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: تقویت جمعیت تولید کننده در محل زندگی خود، راهکاري مؤثرتر از مهاجرت آنان به

 
حاشیه شهرها است بنابراین همراه با ایجاد زیرساخت ها باید به دنبال ایجاد زمینه هاي اشتغال در روستاها و مناطق محروم باشیم. 

وي افزود: در بودجه 1401 به حوزه هاي عمرانی، زیربنایی و اشتغال توجه ویژه شده است.  

 
وحیدي بیان داشت: افزایش اعتبارات محرومیت زدایی و ایجاد زیرساخت ها همراه با اشتغال در بودجه سال آینده پیش بینی شده است. 

عضو کمیسیون تلفیق بودجه 1401 خاطرنشان کرد: در بودجه 1401 اعتبارات حوزه عمرانی استان خراسان شمالی 80 درصد افزایش یافته

 
است همچنین در سال آینده از اقتصاد بخش کشاورزي حمایت ویژه اي خواهد شد. 

وي در انتها گفت: حمایت از اقشار آسیب پذیر در حوزه اشتغال باید افزایش یابد تا از این طریق بتوان مشکلاتی مانند آسیب هاي اجتماعی
را کاهش داد.



ایجاد بیش از 9000 فرصت شغلی در آذربایجان شرقی

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  536  |  تاریخ: 1400/11/21

معاون توسعه اشتغال اجتماع محور بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) گفت: با تلاش 27 مجري و تسهیل گر بنیاد
برکت ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) آذربایجان شرقی 9000 شغل در این استان ایجاد شده است.

باشگاه خبرنگاران جوان تبریز - نیازي گفت: تا به امروز 3048
طرح اشتغالزایی اجتماع محور در مناطق محروم و روستایی
آذربایجان شرقی به بهره برداري رسیده که سبب ایجاد 9144

 
فرصت شغلی شده است. 

فعالیت هاي بنیاد برکت در آذربایجان شرقی از سال 1398

 
تاکنون ادامه دارد. 

 
14 شهرستان، 32 بخش و 223 روستا در این استان تحت پوشش فعالیت هاي اشتغالزایی بنیاد قرار دارند. 

 
حجم کل سرمایه گذاري براي راه اندازي 3048 طرح اشتغالزایی آذربایجان شرقی، 3440 میلیارد ریال است. 

رسته هاي کشاورزي، خدمات و صنعتی به ترتیب با 58، 27 و 15 درصد بیشترین سهم را از مشاغل ایجاد شده توسط بنیاد برکت به خود

 
اختصاص می دهند. 

معاون توسعه اشتغال اجتماع محور بنیاد برکت تاکید کرد: 27 درصد کارآفرینان بنیاد در آذربایجان شرقی را زنان تشکیل می دهند.  

 
بنیاد برکت تا پایان امسال فرآیند راه اندازي 80 هزار طرح اجتماع محور با ظرفیت اشتغال 240 هزار نفر را به پایان می رساند. 

بنیاد برکت براي سال آینده نیز بهره برداري از 100 هزار طرح اشتغالزایی را در دستور کار دارد که باعث ایجاد 300 هزار شغل خواهد شد.



به دنبال توسعه بخش خصوصی در خراسان شمالی هستیم

منبع: ایسناشماره خبر:  537  |  تاریخ: 1400/11/21

نماینده مردم بجنورد، راز و جرگلان، گرمه و جاجرم و مانه و سملقان در مجلس شوراي اسلامی گفت: به دنبال توسعه بخش
خصوصی در خراسان شمالی هستیم.

دکتر محمدپاکمهر نماینده مردم استان در آیین افتتاح 149
پروژه دهه مبارك فجر در شهرستان بجنورد اظهارکرد: حوزه
اقتصاد موتور متحرکه توسعه کشور است و دشمنان نظام
جمهوري اسلامی با تحمیل تحریم ها و فشارهاي اقتصادي

 
تلاش دارند روند توسعه کشور را متوقف کند. 

وي افزود: با روي کار آمدن دولت مردمی و انقلابی اقدامات

 
خوبی براي خنثی سازي تحریم ها اتفاق افتاده است. 

پاکمهر ادامه داد: استاندار خراسان شمالی توانمندي بالایی در

 
حوزه عمرانی دارد و می تواند بسترساز انجام کارهاي بزرگتر در این حوزه باشد . 

وي تصریح کرد: دغدغه امروز مردم معیشت است و به دنبال توسعه بخش خصوصی براي گره گشایی از مشکلات مردم و ایجاد اشتغال، نشاط

 
و پویایی در استان هستیم. 

پاکمهر تاکیدکرد: تنها حدود هشت دهم اعتبارات بخش ملی به استان اختصاص داده شده است و باید با تعریف پروژه هاي بزرگتر به دنبال

 
جذب اعتبارات ملی بیشتر باشیم. 

وي افزود: با توجه به خشکسالی هاي چند سال اخیر، استفاده بهینه از پساب ها باید بیشتر از گذشته مورد توجه باشد  

انتهاي پیام



لزوم انعقاد تفاهم نامه هاي منطقه اي براي رفع معضل آب

منبع: دیده بان فرداشماره خبر:  538  |  تاریخ: 1400/11/21

رئیس کمیسیون ویژه آب و مناطق کم برخوردار شوراي اسلامی شهر اصفهان بر لزوم انعقاد تفاهم نامه هاي منطقه اي براي رفع
معضل آب تاکید کرد و گفت: مدیریت مصرف و سپس، اقدامات تعاملی و تفاهمی منطقه اي، مهمترین راهکار براي رفع مشکل

جاري شدن زاینده رود است. به گزارش دیده بان فردا به نقل از اداره ارتباطات ...

لزوم انعقاد تفاهم نامه هاي منطقه اي براي رفع معضل آب
رئیس کمیسیون ویژه آب و مناطق کم برخوردار شوراي
اسلامی شهر اصفهان بر لزوم انعقاد تفاهم نامه هاي منطقه اي
براي رفع معضل آب تاکید کرد و گفت: مدیریت مصرف و
سپس، اقدامات تعاملی و تفاهمی منطقه اي، مهمترین راهکار

 
براي رفع مشکل جاري شدن زاینده رود است. 

به گزارش دیده بان فردا به نقل از اداره ارتباطات رسانه اي
شهرداري اصفهان، مجید نادرالاصلی در برنامه رادیویی صداي

شهر، ضمن تبریک ایام االله دهه فجر و یادآوري بیعت ماندگار همافران ارتش ایران در 19 بهمن سال 57 با امام راحل، اظهار کرد: افرادي که
ایام پیش از انقلاب اسلامی و دوران شاهنشاهی را دیده اند، متذکر می شوند که کشور ما در آن برهه زمانی، کاملا وابسته به بیگانه بود و
امروز در سایه انقلاب اسلامی، نیروهاي مسلح جمهوري اسلامی به چنان صلابت و اقتداري رسیده اند که هیچکس در جهان جرأت جسارت

 
به کشور را ندارد. 

وي با اشاره به اینکه در دوره شاهنشاهی ایران را ژاندارم منطقه خطاب می کردند چراکه ایران را براي حفظ منافع آمریکا تا دندان مسلح
ساخته بودند، گفت: آن زمان فرمانده عالی ارتش ایران زیرمجموعه یک افسر امریکایی بود، اما امروز به مدد انقلاب اسلامی مستقل ترین

کشور و حاکمیت دنیا را رقم زده ایم و هیچ نیروي مستشاري در کشور وجود ندارد که بخواهد مطلبی را به ایران دیکته کند.  

رئیس کمیسیون آب و مناطق کم برخوردار شوراي اسلامی شهر اصفهان متذکر شد: امروز رسماً کشورهاي غربی و آمریکایی اذعان می کنند
که در مقابل کشور ایران و نظام جمهوري اسلامی خلع سلاح هستند، آنها در چهار دهه گذشته همه حربه ها و توطئه ها را به کار بستند تا

 
ایران مبتنی بر نظام جمهوري اسلامی نباشد اما موفق نشدند. 

نادرالاصلی، استقلال و عدم وابستگی به بیگانگان را مهم ترین دستاورد انقلاب اسلامی دانست و گفت: در سایه انقلاب اسلامی نخبگان و

جوانان متخصص کشور رشد و پیشرفت کردند.  

وي در توضیح عدالت آبی و وضعیت حوضه آبریز زاینده رود، تصریح کرد: دو دهه است که مسئله آب و معضلات آن گریبان گیر زاینده رود
شده است و ما به دلایل مختلفی مانند کاهش نزولات آسمانی، دچار مساله کمبود آب هستیم و این معضل ابعاد متفاوتی دارد که باید مورد

 
توجه قرار گیرد. 



رئیس کمیسیون ویژه آب و مناطق کم برخوردار شوراي اسلامی شهر اصفهان افزود: در درجه اول معتقدیم که جریان دائمی زاینده رود باید
برقرار باشد و به تعبیري زاینده رود باید زنده باشد، چرا که منفعت این امر نه تنها براي اصفهان بلکه براي فلات مرکزي ایران است و اثرات

 
وضعی آن بر همگان آشکار خواهد شد. 

نادرالاصلی تاکید کرد: یکی از معضلات ناشی از خشکی زاینده رود، فرونشست زمین است که که اگر چاره اي براي آن اندیشیده نشود تاریخ
ملتی را خواهد بلعید، در این راستا در شوراي اسلامی شهر نیز در نظر داریم مجموعه اي از آنچه باعث بروز چنین پدیده اي شده است را

 
جمع آوري و به دنیا عرضه کنیم. 

وي متذکر شد: وقتی آب کم است باید ابتدا مدیریت مصرف را انجام داد، البته این مدیریت از سراب تا پایاب باید انجام شود، سراب زاینده

 
رود کوه هاي زاگرس و در کنار قوم غیور بختیاري است که اذعان دارند اصفهان خاستگاه و جایگاه زندگی بسیاري از آنها بوده است. 

رئیس کمیسیون ویژه آب و مناطق کم برخوردار شوراي اسلامی شهر اصفهان خاطرنشان کرد: منافع استان هاي اصفهان و چهارمحال
وبختیاري به یکدیگر گره خورده است، بنابراین باید امروز داشته هاي خود را روي هم بریزیم و بر اساس شرایط موجود، آنها را تقسیم کنیم،

 
البته در مصارف و برداشت ها نیز باید بیشتر دقت کنیم. 

وي با بیان اینکه در حوضه آبریز زاینده رود پیرامون عدالت آبی، بی توجهی صورت گرفته است، گفت: لازم است در این زمینه فرهنگ سازي
صورت بگیرد و بهذاین موضوع توجه شود که به چه قیمتی در حال از بین بردن بخشی از تاریخ کشور هستیم، آیا به قیمت ایجاد چند باغ و

 
توجه به خود، باید دیگران را نادیده بگیریم؟! 

وي با تاکید بر اینکه امروز فضاي سبز شهر اصفهان که روزي باغ شهر بوده است، تشنه است، توضیح داد: وضعیت خشکی زاینده رود حق
اصفهان نیست و باید تفاهم نامه هاي منطقه اي داشته باشیم. بیشتر کارشناسان معتقد هستند باید مشکلات را با حرف زدن و گفت وگو رفع

کرد، متاسفانه گاهی افرادي حتی در کسوت نمایندگی مجلس مسائل را بر اساس حق و عدالت مطرح نمی کنند.  

رئیس کمیسیون ویژه آب و مناطق کم برخوردار شوراي اسلامی شهر اصفهان ادامه داد: حق مردم اصفهان در موضوع جاري شدن زاینده رود
ادا نشده، سال گذشته بیش از 100 میلیارد تومان هزینه آبیاري و حتی تأمین آب شرب مردم کرده ایم، این در حالی است که امروز درختان

 
شهر اصفهان از تشنگی دچار آفت شده اند. 

وي تاکید کرد: مدیریت مصرف آب در شهرداري باید نهادینه سازي شده و همچنین از هدر رفت آب ممانعت شود و همچنین باید در راستاي

استفاده حداکثري از پساب و آب هاي خاکستري تلاش کنیم که البته این اقدامات در بدنه مدیریت شهري در حال انجام است.  

نادرالاصلی اظهار کرد: بخشی از مصارف آب در حوزه شهرداري است، در حقیقت شهرداري و شهر اصفهان نیز ذي نفع و به نوعی یک حق آبه
دار هستند، بنابراین پس از مدیریت مصرف و صرفه جویی در حوزه آب، باید به سمت اقدامات تعاملی و تفاهمی محلی، شهرستانی، استانی و

 
منطقه اي گام برداریم. 

وي با بیان اینکه در تفاهمات منطقه اي براي اولین بار شوراي اسلامی شهر اصفهان را متقاعد کردیم که در زمینه آب ورود کند گفت: حتی

 
در اقدامی فراتر براي جاري شدن دائمی زاینده رود و مسائل فرهنگی مرتبط با آن، ردیف بودجه اي در نظر گرفته ایم. 

رئیس کمیسیون ویژه آب و مناطق کم برخوردار شوراي اسلامی شهر اصفهان با اشاره به ظرفیت فوق العاده اصفهان در امر شرکت هاي دانش
بنیان، تصریح کرد: باید از ظرفیت هاي علمی براي رفع مسائل و معضلات مختلف از جمله مشکلات آب استفاده کنیم که این موضوع را به

 
عنوان یکی از اهداف پیگیري خواهیم کرد. 



وي افزود: زیبایی شهر اصفهان به جاري بودن زاینده رود وابسته است ولی این امر دچار چالش جدي شده است که باید همگی در رابطه با

 
آن همت کنیم. 

نادرالاصلی خاطرنشان کرد: متأسفانه جریان فعلی زاینده رود موقتی است و صرفاً بر اساس قولی که استاندار براي کشت بهاره به کشاورزان
شرق اصفهان داده بودند، رهاسازي آب انجام شده است و امیدواریم که ذخیره پشت سد به میزانی باشد که دوباره شاهد بازگشایی آب سد

 
زاینده رود در سال آتی باشیم. 

وي تصریح کرد: معضل جدي در عدالت آبی در حوضه آبریز زاینده رود این است که شاهد برخی برخوردهاي نامناسب هستیم، قطعاً ما با
هیچ شهر و استانی مشکل نداریم. امروز اصفهان به عنوان شهري صنعتی و اقتصادي میزبان بسیاري از افراد و اقوام مختلف است که شغل و

 
معیشت خود را در این شهر تأمین می کنند که این باعث افتخار است. 

رئیس کمیسیون ویژه آب و مناطق کم برخوردار شوراي اسلامی شهر اصفهان خاطرنشان کرد: مدیران صنعت استان باید بدانند، صنعت براي
شهر اصفهان علاوه بر آورده ها، تهدیداتی نیز دارد، به طور مثال نیروگاه برق اصفهان تنها براي اصفهان تولید برق ندارد، اما آلایندگی هواي
آن و دیگر مجموعه هاي صنعتی تنها براي مردم اصفهان رقم می خورد که حتی یکی از دلایل عدم بارش ها در این منطقه، همین موضوع

 
است. 

نادرالاصلی با اشاره به اهمیت فرهنگ سازي در زمینه هواي پاك، ادامه داد: مدیریت صنعتی باید به نبود هواي پاك در اصفهان توجه کند و

بداند که پاك نگه داشتن هواي شهر اصفهان و استفاده از فیلترهاي قوي در این راستا از اولویت هاي مهم است.  

وي متذکر شد: قطب هاي صنعتی موجود در استان، همان طور که براي اصفهان ظرفیت و سرمایه تلقی می شود براي دیگران هم نوعی
ظرفیت است چنانچه بخش قابل توجهی از اشتغال درون ذوب آهن را اقوام خارج از استان تشکیل داده اند؛ در این راستا ما نیز به دنبال

ایجاد فرصت هاي متعدد هستیم و قصد داریم تلاش حداکثري خود را براي رفع دغدغه هاي متعدد مردم انجام دهیم.



کلینیک اشتغال و کارآفرینی در بوشهر افتتاح شد

منبع: افرنگ خبرشماره خبر:  539  |  تاریخ: 1400/11/21

رئیس جهاد دانشگاهی استان بوشهر گفت: این نهاد انقلابی در برگزاري رویداد ها و استارتاپ ها اتفاقات خوبی را رقم زده که راه
اندازي مرکزنوآوري محصولات صنایع دستی دریا یکی از این موفقیت هاست.

رئیس جهاد دانشگاهی استان بوشهر گفت: این نهاد انقلابی در برگزاري
رویداد ها و استارتاپ ها اتفاقات خوبی را رقم زده که راه اندازي مرکزنوآوري

 
محصولات صنایع دستی دریا یکی از این موفقیت هاست. 

به گزارش افرنگ خبر /صبح روز 20 بهمن ماه آیین افتتاحیه دفتر کلینیک
اشتغال و کارآفرینی به همت مرکز آموزش علمی کاربردي جهاد دانشگاهی
استان بوشهرو با حضور دکتر علی احمدي زاده رئیس جهاد دانشگاهی استان
بوشهر، دکتر شبیر اشکپور مطلق رییس دانشگاه جامع علمی کاربردي استان

بوشهر و دکتر محسن پرویز سرپرست مرکز آموزش علمی کاربردي جهاددانشگاهی بوشهر و معاونان و مدیران جهاددانشگاهی استان در محل

 
جهاد دانشگاهی بوشهر برگزار شد. 

در این آیین علی احمدي زاده رییس جهاد دانشگاهی استان بوشهر با بیان اینکه مجموعه جهاد دانشگاهی در حوزه نوآوري سالهاست شروع
به فعالیت کرده، گفت: جهاد دانشگاهی در برگزاري رویداد ها و استارتاپ ها اتفاقات خوبی را رقم زده که راه اندازي مرکزنوآوري محصولات
صنایع دستی دریا که امروز شاهد آن بودیم یکی از این موفقیت هاست، این مرکز کارآفرینی به صورت تخصصی در حوزه صنایع دستی برپایه

 
صدف کار خواهد کرد. 

احمدي زاده با اشاره به اینکه این مرکز میتواند تکمیل کننده چرخه فناوري در استان باشد، افزود: مراکز نوآوري دانشگاه ها وظیفه
استعدادیابی و مشاوره کسب وکار را برعهده دارد و این مرکز هم با هدف تبدیل یک ایده دانشجویی به فعالیت شغلی و کمک به حفظ و

 
پایداري این دسته فعالیت هاي نوپاي کارآفرین، شروع به کار کرده است. 

رئیس دانشگاه جامع علمی کابردي استان بوشهر نیز تصریح کرد: یکی از اهدافی که دانشگاه علمی کاربردي دنبال میکند، راه اندازي مراکز
نوآوري ست که در قالب آن دانشجویان به ارائه کارها از تولید تا فروش بپردازند و امروز شاهد راه اندازي مرکز آموزشی جوان اما فعال جهاد
دانشگاهی هستیم که خوشبختانه بسیار خوب کار میکنند واقدامات بسیار ارزنده اي دارد و امیدواریم با استفاده از ظرفیت هاي استان این

 
فعالیت توسعه پیدا کند و محصولات در سطح ملی و بین المللی عرضه بشود. 

در این آیین دکتر محسن پرویز سرپرست دانشگاه علمی کابردي جهاد دانشگاهی بوشهر با تاکید بر اهمیت نقش دانشگاه هاي علمی
کاربردي ادامه داد: 50درصد دانش آموزان در حال حاضر باید به سمت رشته هاي فنی و حرفه اي و مهارتی حرکت کنند که وظیفه دانشگاه

 
علمی کاربردي نیز تربیت نیروي انسانی متخصص و ترویج فرهنگ کارآفرینی است. 

در انتهاي آیین افتتاحیه دفتر کلینیک اشتغال و کارآفرینی، تفاهم نامه اي مابین مرکز آموزش علمی کاربردي جهاد دانشگاهی بوشهر و
شرکت تعاونی بانوان کارآفرین آسمان جنوب در راستاي شناسایی، معرفی و شناخت فرصت هاي اشتغال، کارآفرینی و همچنین همکاري



جهت برگزاري رویداد ها و دوره هاي اموزشی تخصصی در زمینه کارآفرینی با توجه به ظرفیت هاي طرفین منعقد گردید و همچنین جناب
اقاي دکتر جلال الدین حسانی به عنوان مسئول دفتر کارآفرینی ونوآوري مرکز آموزش علمی کاربردي جهاد دانشگاهی بوشهر معرفی شد.



استاندار در گفت وگوي زنده تلویزیونی با مردم گیلان؛ تشریح
مصوبات سفر رئیس جمهوري به گیلان و اثرگذاري آن در توسعه
استان / مشکلات را با رویکرد انقلابی و جهادي رفع می کنیم / شش
برنامه اصلی گیلان در حوزه اقتصادي با هدف ایجاد فرصت هاي شغلی

جدید

استاندار در گفت وگوي زنده تلویزیونی با مردم گیلان؛ تشریح مصوبات سفر رئیس

جمهوري به گیلان و اثرگذاري آن در توسعه استان / مشکلات را با رویکرد انقلابی و
جهادي رفع می کنیم / شش برنامه اصلی گیلان در ...

منبع: جارستانشماره خبر:  540  |  تاریخ: 1400/11/21

جارستان:استاندار گیلان با تشریح مصوبات سفر رئیس جمهوري به گیلان و اعلام اینکه مشکلات را با رویکرد انقلابی و جهادي رفع
می کنیم، گفت: شش برنامه اصلی استان در حوزه اقتصادي با هدف ایجاد فرصت هاي شغلی جدید تدوین و به مرحله اجرا گذاشته

شده است. به گزارش پایگاه اطلاع رسانی استانداري گیلان؛ دکتر ...

جارستان:استاندار گیلان با تشریح مصوبات سفر رئیس
جمهوري به گیلان و اعلام اینکه مشکلات را با رویکرد انقلابی
و جهادي رفع می کنیم، گفت: شش برنامه اصلی استان در
حوزه اقتصادي با هدف ایجاد فرصت هاي شغلی جدید تدوین
و به مرحله اجرا گذاشته شده است. به گزارش پایگاه اطلاع

رسانی استانداري گیلان؛ دکتر اسداالله عباسی چهارشنبه (...)  

جارستان:استاندار گیلان با تشریح مصوبات سفر رئیس جمهوري به گیلان و اعلام اینکه مشکلات را با رویکرد انقلابی و جهادي رفع می

کنیم، گفت: شش برنامه اصلی استان در حوزه اقتصادي با هدف ایجاد فرصت هاي شغلی جدید تدوین و به مرحله اجرا گذاشته شده است.  

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی استانداري گیلان؛ دکتر اسداالله عباسی چهارشنبه شب در گفت وگوي زنده تلویزیونی با مردم گیلان که از
شبکه استانی باران پخش شد، با گرامیداشت یاد خاطره امام خمینی(ره)، شهداي والامقام و دهه مبارك فجر، مهمترین دستاوردهاي

 
جمهوري اسلامی را برشمرد و گفت: اقتدار ملی، امنیت اجتماعی، دین محوري و استقلال کشور از مهمترین برکات انقلاب است. 

وي اظهار داشت: دیدگاه امام راحل عظیم الشأن و مقام معظم رهبري را یادآور می شوم که میدان دادن و توجه به مردم، مهمترین دستاورد
انقلاب و نظام جمهوري اسلامی ایران می باشد و براین مبنا تمامی سطوح مدیریتی کشور چه به صورت مستقیم یا غیرمستقیم، از طریق
مردم انتخاب می شود و خوشبختانه با همت صورت گرفته طی چهار دهه از عمر با برکت انقلاب، شاهد موفقیت و پیروزي هاي چشمگیري

 
هستیم. 

 
استاندار گیلان ادامه داد: هرجا هم که با چالشی مواجه هستیم، به واسطه عدم توجه به نقش آفرینی مردم و کوتاهی مدیریتی است. 

وي با بیان اینکه گیلان عزیز نیز در سایه بی مهري ها، غبار محرومیت بر چهره زیباي آن نشسته ، تصریح کرد: تمام اهتمام خود را بکار

 
گرفته ایم تا مشکلات را با رویکرد انقلابی و جهادي رفع کنیم. 

نماینده عالی دولت در گیلان در خصوص دستاوردهاي سفر رئیس جمهوري به استان بیان داشت: حضور در میدان و در بین مردم، شاخصه

 
متمایز آیت االله دکتر رئیسی است که دانستن اطلاعات را تبدیل به دیدن و بازدید می کند تا از نزدیک از مشکلات مردم آگاه شوند. 

وي افزود: سفر آیت االله رئیسی به گیلان 179 مصوبه با مجموع 18 هزار و 923 میلیارد تومان داشت که از این رقم هفت هزار و 903

میلیارد تومان (42 درصد) در قالب تسهیلات و 11 هزار و 20 میلیارد تومان (58 درصد) در قالب اعتبارات عمرانی اختصاص یافته است.  
وي اضافه کرد: از این اعتبارات عمرانی، بالغ بر هفت هزار و 320 میلیارد تومان جزو تعهدات اعتباري سازمان برنامه و بودجه کشور، سه هزار
و 552 میلیارد تومان از محل منابع داخلی وزارتخانه ها و 148 میلیارد تومان نیز از تعهدات شوراي برنامه ریزي و توسعه استان براي سال

هاي 1400 تا 1402 می باشد.  



دکتر عباسی ادامه داد: از اعتبارات مربوط به تسهیلات نیز، افزون بر پنج هزار میلیارد تومان بابت تسهیلات 188 طرح تولیدي و اشتغالزا، یک
هزار و 961 میلیارد تومان پرداخت تسهیلات ازدواج جوانان و یکصد میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه براي تأمین ودیعه مسکن، 428
میلیارد تومان تسهیلات کمیته امداد امام خمینی براي اجراي هشت هزار و 549 طرح اشتغالزا بر اساس برنامه مصوب اشتغال و خودکفایی
استان، 300 میلیارد تومان تسهیلات نوسازي ناوگان حمل و نقل عمومی شهرهاي استان توسط وزارت کشور، 48 میلیارد تومان تسهیلات
بابت 65 طرح اشتغالزا و 15 میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه براي پاسخ به درخواست هاي مردمی توسط صندوق کارآفرینی پرداخت

 
خواهد شد. 

استاندار گیلان با بیان اینکه پیشتر نیز به دفعات اعلام کرده ام که مدیریت عالی استان را با برنامه عهده دار شده ام و ذیل برنامه دولت
سیزدهم، امور گیلان را به پیش می برم؛ گفت: به طور قطع بهبود وضعیت معیشت مردم که طی هشت سال گذشته، دچار تنگناهاي بسیاري

بوده اند به ویژه با بی ثباتی قیمت ها ، شاهد بی نظمی غیر قابل قبولی در حوزه معیشت آحاد جامعه بوده ایم.  
وي تاکید کرد: چنانچه نسبت به رفع مشکل واحدهاي تولیدي اهتمام ورزیده و راهبرد توسعه اشتغال، رونق تولید و ارتقاء شاخص هاي
صادرات از استان و همچنین توجه برنامه محور به افزایش تولیدات شاخص گیلان در حوزه محصولات کشاورزي مدنظر باشد؛ می توان

بسیاري از تنگناها را بهبود بخشید.  

استاندار گیلان گفت: بعد از مدیریت کرونا ؛ معیشت مردم براي دولت حائز اهمیت است، به طوري باید ضمن مهار تورم که به مرز 50 درصد

 
رسیده بود؛ با برنامه ریزي صحیح و هدفمند، ذخیره سازي کالاهاي اساسی و استراتژیک و نیز غذاي مردم مورد توجه ویژه قرار گیرد. 

دکتر عباسی افزود: در زمان حضور در استانداري ، نزدیک یک ماه ذخیره کالاي اساسی در استان وجود داشت که از میانگین کشوري هم
کمتر بود درحالیکه باید بین سه تا شش ماه باشد ولی امروز خیلی خوب است و به نقطه اي رسیده ایم که نگرانی از این بابت به نفع مردم

 
نداریم. 

وي تصریح کرد: در جلسه شوراي اداري استان در حضور رئیس جمهوري گفتم که ستاد احیاء و فعال سازي واحدهاي تولیدي با شش برنامه
اصلی استان در حوزه اقتصادي را تشکیل داده و با انجام این برنامه ها، تعداد 86 هزار فرصت شغلی جدید طی سه سال در استان ایجاد و

 
تعداد 44 هزار شغل موجود نیز تثبیت خواهد شد تا به هدف برنامه که نرخ بیکاري 8 درصد و نرخ رشد اقتصادي 8 درصد است، برسیم. 

استاندار گیلان اظهار کرد: توجه به اقتصاد گردشگري، اقتصاد دریامحور و اقتنصاد کشاورزي نیز از برنامه هاي مهمی ست که دنبال می شود
و معتقدم در این مسیر با استفاده از ظرفیت مشارکت مردمی و تسهیل زمینه فعالیت آنان ، می توان برنامه هاي بهببود معیشتی گیلان را به

 
پیش برد. 

وي خاطر نشان کرد: هرجا از مشارکت مردم آگاه در امور مختلف بهره گرفته ایم، توانسته ایم بهترین موفقیت ها و کامیابی ها را داشته

باشیم و مردم هم نهایت همکاري را خواهند داشته اند .  

نماینده عالی دولت در گیلان تاکید کرد: به نفع مردم به دستگاه هاي نظارتی و مدیران اجرایی به ویژه فرمانداران اعلام می کنم که پاي کار

مردم محکم بایستند، کسی حق گران فروشی ندارد و باید دقت کنند که مردم دچار سختی نشوند.  
دکتر عباسی راه اندازي 383 واحد راکد و غیرفعال که قابلیت احیاء دارند (از مجموع 905 واحد غیرفعال) ، راه اندازي و بازگشت به تولید
105 واحد تحت تملیک و جانشینی بانک ها، به ظرفیت کامل رساندن دو هزار و 731 واحد استان که با ظرفیت پایین (از 10 تا 90 درصد
ظرفیت تولید) در حال کار هستند، اتمام یک هزار و 72 طرح نیمه تمام اقتصادي که پیشرفت فیزیکی 10 تا 90 درصد دارند، افزایش شیفت
کاري و توسعه تولید در تعداد 70 واحد استان و تثبیت اشتغال و تولید تعداد 2 هزار و 985 واحد فعال موجود با تأمین سرمایه در گردش

 
لازم از مهمترین این برنامه هاست. 

وي تصریح کرد: با انجام شش برنامه راهبردي فوق؛ تعداد 86 هزار فرصت شغلی جدید در طی سه سال در استان ایجاد و تعداد 44 هزار

شغل موجود نیز تثبیت خواهد شد.  
وي خاطر نشان کرد: این کار با سرمایه گذاري 12 هزار میلیارد تومانی بخش خصوصی و تسهیلاتی بالغ بر هفت هزار و 500 میلیارد تومان

 
در قالب سرمایه ثابت و در گردش قابل انجام خواهد بود. 

وي همچنین از هدف گذاري ایجاد 23 هزار و 430 شغل جدید در استان براي سال 1401 خبر داد.  



استاندار گیلان تاکید کرد: اگر مطلع شوم سرمایه گذاري پشت درب اتاق مدیري معطل شده، آن مدیر و عوامل دخیل را نزد سرمایه گذار

 
فرستاده تا ضمن عذرخواهی، ایشان را براي سرمایه گذاري دعوت کنند. 

استاندار گیلان در ادامه گفت و گوي زنده تلویزیونی با مردم از آخرین وضعیت سواحل استان و پیشبرد این دستور مهم رئیس جمهوري نیز
سخن گفت و افزود: به دنبال تأکید آیت االله دکتر رئیسی در سفر به گیلان و در نشست با نخبگان، علماء، خانواده شهدا، ایثارگران و جمعی از
اقشار مختلف مردم استان مبنی بر لزوم آزادسازي سواحل به نفع مردم و رعایت حدود قانونی، در نخستین روز پس از این دستور بر ضرورت

 
تسریع در اجراي آن و گام برداشتن به صورت استوار با همکاري همه بخش ها اعم از قواي مجریه، قضاییه و مقننه تأکید داشته ام. 

وي اضافه کرد: جلسه بررسی روند آزادسازي سواحل با حضور مدیران دستگاه هاي اجرایی گام بعدي براي اجراي دستور صریح رئیس
جمهوري با فوریت و ظرف کمتر از بیست روز بود که در آن منابع طبیعی استان مکلف شد تا نسبت به شناسایی نقاط تصرف شده دستگاه
هاي دولتی با در نظر گرفتن قانون مستحدث ساحلی اقدام کند تا براي آزادسازي آن دسته از اراضی دولتی که در حریم دریا قرار دارد، اقدام

شود.  

وي گفت: دستور رئیس جمهوري بارقه امید را در دل مردم زنده کرد و براین مبنا تکلیف آیت االله رئیسی با مدیریت جهادي و قاطعانه اجرا

 
می شود اما برخی وانمود می کنند که فقط این موضوع مصوبه سفر بوده درحالیکه این سفر بسیار پرخیر و برکت بوده است. 

وي ادامه داد: دکتر مرتضوي معاون اجرایی رئیس جمهوري هم براي نظارت بر اجراي دستور رئیس جمهوري به گیلان سفر کرد تا از نوار

 
ساحلی، تالاب و رودخانه هاي زرجوب و گوهر رود به صورت میدانی بازدید کند. 

وي تشریح کرد: بازدیدهاي سرزده از نوار ساحلی براي نظارت جدي بر آزادسازي ساحل هم به عنوان یک تکلیف از سوي رئیس جمهوري،
محور برنامه هاي روزانه ام بود و براین مبنا از خط ساحلی در مرکز و غرب گیلان در شهرستان هاي رضوانشهر و تالش و همچنین شرق
گیلان از رودسر تا آستانه اشرفیه را بازدید و از نزدیک نحوه اجراي اقدامات را نظاره کردم تا با جدیت دستور صریح رئیس جمهوري اجرا

 
شود. 

استاندار گیلان در پاسخ به اینکه دغدغه هاي اصلی و توقعات جنابعالی از مردم و مسئولان استان براي افزایش همبستگی و مشارکت
اجتماعی در پیشرفت استان و رفع موانع تولید و توسعه چیست، گفت: همانطور که در جلسه شوراي اداري استان با حضور رئیس جمهوري
بیان داشتم؛ امید و اعتماد مردم به دولت کم رنگ شده در حالیکه با رأي قاطع به دولت مردمی و جهادي سیزدهم و اندیشه هاي فکري آیت
االله دکتر رئیسی، مردم امیدوار شده اند و ما مسئولان هم باید با وحدت و انسجام، تنها و تنها در اندیشه خدمت به مردم باشیم و همین

 
رویکرد ، موجب توسعه پایدار در گیلان می شود. 

دکتر عباسی یادآورشد: در روز معارفه خود به عنوان استاندار گیلان پیرو دستور اکید مقام عالی وزارت کشور، پنجره واحد سرمایه گذاري و
تسهیل کسب و کار را طی 45 روز راه اندازي کردیم و تا زمان حاضر افزون بر 50 مجوز بی نام صادر شده ضمن آنکه در جلسات مختلف هم
به مدیران تأکید کرده ام با رفع بروکراسی هاي زائد اداري و گشوده گذاشتن درب اتاق هاي خود به روي سرمایه گذاران به ویژه در بخش

 
تولید، بسترساز تحقق توسعه استان باشند. 

وي اضافه کرد: البته از همان روز اول فعالیت خود، پشت میز ننشسته ام بلکه با بررسی میدانی و بازدید از واحدهاي تولیدي مخصوصا آنهایی
که داراي مشکل هستند، کارگروه رفع موانع تولید را در آنجا برگزار کرده و به مدیران دستگاه هاي متولی و مدیران بانک ها نیز تکلیف کرده
ام با ارائه تسهیلات لازم در بخش سرمایه در گردش، زمیه به چرخش درآوردن چرخ واحدهاي تولیدي و تثبیت اشتغال در استان را فراهم

 
آورند. 

وي بیان کرد: از همین جا و از طریق رسانه ملی؛ به همه سرمایه گذاران در استان و حتی آنهایی که خارج از استان و یا خارج از کشور
هستند به ویژه گیلانیانی که نسبت به استان خود تعصب دارند، اعلام می کنم که در مقطع کنونی، گیلان داراي بهترین شرایط براي سرمایه

 
گذاري است و دست آنان را براي توسعه استان عزیزمان، به گرمی می فشارم. 

نماینده عالی دولت در پایان صحبت هاي خود با مردم گیلان با قدردانی ویژه از گیلانیان گفت: دولت انقلابی و مردمی سیزدهم برگرفته از

 
اراده و عزم خود مردم است و در انحصار گروه و جریان خاصی نبوده و نیست. 

دکتر عباسی تصریح کرد: بعنوان فرزند گیلان، با افتخار و با جان و دل و بهره گیري از توانمندي ها، تجارب و تخصص و آنچه اندوخته ام؛



بکوشیم با کمک و یاري مردم عزیز، نخبگان، فرهیختگان و جوانان دست به دست هم گیلان را به جایگاه ارزشمند خود خواهیم رساند.  
وي بیان داشت: اگر امروز در طلیعه چهل و چهارمین بهار انقلاب شکوهمند اسلامی که فرصت خدمت فراهم است، به کمک هم نیاییم ،

 
گیلان عزیز ما آسیب می بیند. 

وي گفت: قطار توسعه و پیشرفت گیلان حرکت کرده و به طور قطع من هم دغدغه معیشت و رفاه مردم را دارم.  
وي با بیان اینکه از اعتماد دولت و تمام ظرفیت ها براي خدمت به نفع مردم استفاده می کنم؛ افزود: نظرات مختلف براي آبادانی گیلان را

 
می شنوم و دست همه را به گرمی براي توسعه استان می فشارم. 

وي ادامه داد: انتصابات در استان بعد از دهه فجر سرعت بخشیده می شود و از افراد با تجربه، انقلابی و جوان براي رشد و تعالی گیلان بهره
می گیرم.



مصون سازي اقتصاد اگر جدي گرفته می شد، معیشت مردم این گونه نبود

منبع: روزنامه هگمتانهشماره خبر:  541  |  تاریخ: 1400/11/21

انقلاب اسلامی، اقتصاد مقاومتی، تولید ملی، کارآفرینی مصون سازي اقتصاد اگر جدي گرفته می شد، معیشت مردم این گونه نبود
<

هگمتانه، گروه ایران و جهان: دبیرکل حزب اسلامی ایران زمین با تأکید بر اینکه اقتصاد کشور باید از حربه هاي دشمن مصون بماند،

 
گفت: اگر دولت گذشته، اقتصاد مقاومتی را در دستور قرار می داد، اثر آن امروز در زندگی مردم مشهود بود. 

«سیدابوالقاسم رئوفیان» دبیرکل حزب اسلامی ایران زمین با اشاره به چهل و سومین سالروز پیروزي انقلاب اسلامی اظهار کرد: عموم
مطالبات مردم در این سه شعار کلیدي «استقلال، آزادي و جمهوري اسلامی» متجلی شده است و در این 43 سال توانستیم موفقیت هاي

چشمگیري در دستیابی به این شعار کلیدي داشته باشیم.  
وي افزود: با پیروزي انقلاب اسلامی توانستیم بعُد استقلال سیاسی را به طور صد در صدي محقق کنیم که این خود بزرگترین دستاورد
پیروزي انقلاب اسلامی ایران است. یکی از مؤلفه هاي استقلال سیاسی این بود که امام (ره) به عنوان بنیان گذار جمهوري اسلامی ایران

توانست در مقابله با استبداد خشن رژیم پهلوي و استکباري جهانی ایستادگی و مقابله کند و مردم نیز ایشان را همراهی کنند.  
رئوفیان با تأکید بر اینکه امام (ره) خرداد 1342 همان امام بهمن 1357 بودند، گفت: خرداد 1342 عنصري بنام مردم در صحنه حاضر
نشدند به همین دلیل نهضت به انقلاب و خیزش تبدیل نشد اما در بهمن سال 57، مردم نیز به امام (ره) و اسلام اضافه شدند و استقلال

 
سیاسی تحقق یافت به این معنا که دست و تسلط بیگانگان از ایران قطع شد و تا به امروز نیز توانسته ایم بر روي پاي خود بایستیم. 

دبیرکل حزب اسلامی ایران زمین با اشاره به 8 سال جنگ تحمیلی و رشادت ها و جانفشانی هاي مردم براي ایران، امام (ره) و نظام مقدس

 
جمهوري اسلامی اشاره و خاطرنشان کرد: بعد از 8 سال دفاع مقدس حتی یک وجب از خاك ایران به تصرف دشمن در نیامد. 

وي با اشاره به استقلال ایران در بعد اقتصادي گفت: وقتی انقلاب به پیروزي رسید ضریب جینی بالاي 50 بود که تا آخر سال 90 به 38
واحد رسید، بعد از سال 90 اقتصاد کشور در چرخه تورم و رکود قرار گرفت و هرچقدر تورم افزایش یافت ضریب جینی نیز افزایش یافت به

 
گونه اي که اکنون ضریب جینی به 47 واحد رسیده است. 

رئوفیان تأکید کرد: متأسفانه علی رغم هشدارها و رهنمودهاي مقام معظم رهبري در مورد توجه به اقتصاد کشور و همچنین ارائه راهکار
اقتصاد مقاومتی، توجه چندانی به این مهم از سوي دولت هاي مستقر صورت نگرفت و امروز بسیاري از این مشکلات به دلیل بی توجهی به

 
این فرمایش ها است که اگر به اقتصاد مقاومتی آنگونه که باید و شاید عمل می شد امروز اثرات آن در زندگی مردم مشهود بود. 

دبیرکل حزب اسلامی ایران زمین گفت: باید همه نیروهاي کشور اعم از دولت، مجلس، قوه قضائیه و... کشور را و سیاست ها را به سمتی
ببرند تا اقتصاد کشور از حربه هاي دشمن مصون بماند و راه را براي شکوفایی هرچه بهتر و بیشتر آن به ویژه در بعد سرمایه گذاري خارجی

هموار کنیم.



افتتاح 8 طرح روستایی در فامنین

منبع: روزنامه هگمتانهشماره خبر:  542  |  تاریخ: 1400/11/21

همزمان با دهه فجر؛ افتتاح 8 طرح روستایی در فامنین >

هگمتانه، گروه شهرستان: فرماندار فامنین گفت: بهره برداري از هشت طرح عمرانی، اقتصادي و خدماتی روستایی با حدود 10 میلیارد

 
تومان اعتبار همزمان با ایام االله دهه فجر در این شهرستان آغاز شد. 

به گزارش هگمتانه، «سیدمجید شماعی» روز چهارشنبه اظهار کرد: براي اجرا و بهره برداري از این طرح هاي عمرانی، خدماتی، اقتصادي و

تولیدي روستایی در مجموع بالغ بر 9 میلیارد و 930 میلیون تومان هزینه شده است.  
وي افزود: بهره برداري از طرح پرورش «گوسفند داشتی» در روستاي امامزاده پیرنهان در زمینی به وسعت 6 هزار و 745 مترمربع و پنج
میلیارد و 800 میلیون تومان اعتبار از مهم ترین این طرح هاست که با ظرفیت 610 راس دام مولد و 280 راس بره ماده، توان تولید 6 تن

گوشت قرمز را در سال دارد.  

 
به گفته وي، با اجراي این طرح اقتصادي و تولیدي زمینه اشتغال بکار 6 نفر در این روستا فراهم شده است. 

فرماندار فامنین افزود: همچنین کارخانه خوراك دام و طیور نیز با 2 هزار و 942 مترمربع وسعت و ظرفیت تولید 6 هزار تن خوراك دام در

این شهرستان افتتاح شد.  
وي اظهار کرد: براي اجراي این طرح با اشتغال زایی هشت نفر، سه میلیارد و 190 میلیون تومان با مشارکت صندوق کارآفرینی امید سرمایه

 
گذاري شده است. 

به گفته شماعی، کارگاه قالیبافی در روستاي فیض آباد شهرستان فامنین با اشتغال زایی 19 نفر و سرمایه گذاري 200 میلیون تومان از دیگر

طرح هاي بهره برداري شده روستایی در این شهرستان است.  
فرماندار فامنین اظهار کرد: طرح تعریض و توسعه پل ورودي روستاي زرق با 165 میلیون تومان اعتبار، جدول گذاري روستاي قزل حصار با
اعتبار 185 میلیون تومان، سنگ فرش روستاي گردشگري قلعه جوق به وسعت 400 مترمربع و 145 میلیون تومان اعتبار، مرمت و لایروبی
قنات روستاي اکله با هزینه 135 میلیون تومان و جدول گذاري معابر روستاي امین آباد با هزینه 110 میلیون تومان از دیگر طرح هاي

 
خدماتی و عمرانی افتتاح شده در مناطق روستایی این شهرستان است. 

وي اظهار کرد: همچنین به مناسبت گرامیداشت دهه فجر، بیست و ششمین مرحله رزمایش کمک مؤمنانه با توزیع 400 بسته کمک هاي
معیشتی در سطح جامعه هدف این شهرستان نیز اجرا شد.



تشریح مصوبات سفر رئیس جمهوري به گیلان و اثرگذاري آن در
توسعه استان/ مشکلات را با رویکرد انقلابی و جهادي رفع می کنیم

تشریح مصوبات سفر رئیس جمهوري به گیلان و اثرگذاري آن در توسعه استان/ مشکلات را با رویکرد
انقلابی و جهادي رفع می کنیم

منبع: ایده آل گیلانشماره خبر:  543  |  تاریخ: 1400/11/21

استاندار گیلان با تشریح مصوبات سفر رئیس جمهوري به گیلان و اعلام اینکه مشکلات را با رویکرد انقلابی و جهادي رفع می کنیم،
گفت: شش برنامه اصلی استان در حوزه اقتصادي با هدف ایجاد فرصت هاي شغلی جدید تدوین و به مرحله اجرا گذاشته شده است.

استاندار در گفت وگوي زنده تلویزیونی با مردم گیلان؛ تشریح مصوبات سفر رئیس جمهوري به گیلان و اثرگذاري آن در توسعه استان/
مشکلات را با رویکرد انقلابی و جهادي رفع می کنیم استاندار گیلان با تشریح مصوبات سفر رئیس جمهوري به گیلان و اعلام اینکه مشکلات
را با رویکرد انقلابی و جهادي رفع می کنیم، گفت: شش برنامه اصلی استان در حوزه اقتصادي با هدف ایجاد فرصت هاي شغلی جدید تدوین

و به مرحله اجرا گذاشته شده است.  

اسداالله عباسی چهارشنبه شب در گفت وگوي زنده تلویزیونی با
مردم گیلان که از شبکه استانی باران پخش شد، با گرامیداشت یاد
خاطره امام خمینی(ره)، شهداي والامقام و دهه مبارك فجر، 

مهمترین دستاوردهاي جمهوري اسلامی را برشمرد و گفت: اقتدار ملی، امنیت اجتماعی، دین محوري و استقلال کشور از مهمترین برکات

 
انقلاب است. 

وي اظهار داشت: دیدگاه امام راحل عظیم الشأن و مقام معظم رهبري را یادآور می شوم که میدان دادن و توجه به مردم، مهمترین دستاورد
انقلاب و نظام جمهوري اسلامی ایران می باشد و براین مبنا تمامی سطوح مدیریتی کشور چه به صورت مستقیم یا غیرمستقیم، از طریق
مردم انتخاب می شود و خوشبختانه با همت صورت گرفته طی چهار دهه از عمر با برکت انقلاب، شاهد موفقیت و پیروزي هاي چشمگیري

 
هستیم. 

استاندار گیلان ادامه داد: هرجا هم که با چالشی مواجه هستیم، به واسطه عدم توجه به نقش آفرینی مردم و کوتاهی مدیریتی است.  
وي با بیان اینکه گیلان عزیز نیز در سایه بی مهري ها، غبار محرومیت بر چهره زیباي آن نشسته ، تصریح کرد: تمام اهتمام خود را بکار

 
گرفته ایم تا مشکلات را با رویکرد انقلابی و جهادي رفع کنیم. 

نماینده عالی دولت در گیلان در خصوص دستاوردهاي سفر رئیس جمهوري به استان بیان داشت: حضور در میدان و در بین مردم، شاخصه

متمایز آیت االله دکتر رئیسی است که دانستن اطلاعات را تبدیل به دیدن و بازدید می کند تا از نزدیک از مشکلات مردم آگاه شوند.  
وي افزود: سفر آیت االله رئیسی به گیلان 179 مصوبه با مجموع 18 هزار و 923 میلیارد تومان داشت که از این رقم هفت هزار و 903

 
میلیارد تومان (42 درصد) در قالب تسهیلات و 11 هزار و 20 میلیارد تومان (58 درصد) در قالب اعتبارات عمرانی اختصاص یافته است. 

وي اضافه کرد: از این اعتبارات عمرانی،  بالغ بر هفت هزار و 320 میلیارد تومان جزو تعهدات اعتباري سازمان برنامه و بودجه کشور، سه هزار
و 552 میلیارد تومان از محل منابع داخلی وزارتخانه ها و 148 میلیارد تومان نیز از تعهدات شوراي برنامه ریزي و توسعه استان براي سال

 
هاي 1400 تا 1402 می باشد. 

دکتر عباسی ادامه داد:  از اعتبارات مربوط به تسهیلات نیز،  افزون بر پنج هزار میلیارد تومان بابت تسهیلات 188 طرح تولیدي و اشتغالزا،
یک هزار و 961 میلیارد تومان پرداخت تسهیلات ازدواج جوانان و یکصد میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه براي تأمین ودیعه مسکن،
428 میلیارد تومان تسهیلات کمیته امداد امام خمینی براي اجراي هشت هزار و 549 طرح اشتغالزا بر اساس برنامه مصوب اشتغال و
خودکفایی استان، 300 میلیارد تومان تسهیلات نوسازي ناوگان حمل و نقل عمومی شهرهاي استان توسط وزارت کشور، 48 میلیارد تومان
تسهیلات بابت 65 طرح اشتغالزا و 15 میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه براي پاسخ به درخواست هاي مردمی توسط صندوق کارآفرینی



 
پرداخت خواهد شد. 

استاندار گیلان با بیان اینکه پیشتر نیز به دفعات اعلام کرده ام که مدیریت عالی استان را با برنامه عهده دار شده ام و ذیل برنامه دولت
سیزدهم، امور گیلان را به پیش می برم؛ گفت: به طور قطع بهبود وضعیت معیشت مردم که طی هشت سال گذشته، دچار تنگناهاي بسیاري

 
بوده اند به ویژه با بی ثباتی قیمت ها ، شاهد بی نظمی غیر قابل قبولی در حوزه معیشت آحاد جامعه بوده ایم. 

وي تاکید کرد: چنانچه نسبت به رفع مشکل واحدهاي تولیدي اهتمام ورزیده و راهبرد توسعه اشتغال، رونق تولید و ارتقاء شاخص هاي
صادرات از استان و همچنین توجه برنامه محور به افزایش تولیدات شاخص گیلان در حوزه محصولات کشاورزي مدنظر باشد؛ می توان

 
بسیاري از تنگناها را بهبود بخشید. 

استاندار گیلان گفت: بعد از مدیریت کرونا ؛ معیشت مردم براي دولت حائز اهمیت است، به طوري باید ضمن مهار تورم که به مرز 50 درصد

 
رسیده بود؛ با برنامه ریزي صحیح و هدفمند، ذخیره سازي کالاهاي اساسی و استراتژیک و نیز غذاي مردم مورد توجه ویژه قرار گیرد. 

دکتر عباسی افزود: در زمان حضور در استانداري ، نزدیک یک ماه ذخیره کالاي اساسی در استان وجود داشت که از میانگین کشوري هم
کمتر بود درحالیکه باید بین سه تا شش ماه باشد ولی امروز خیلی خوب است و به نقطه اي رسیده ایم که نگرانی از این بابت به نفع مردم

 
نداریم. 

وي تصریح کرد:  در جلسه شوراي اداري استان در حضور رئیس جمهوري گفتم که ستاد احیاء و فعال سازي واحدهاي تولیدي با شش برنامه
اصلی استان در حوزه اقتصادي را تشکیل داده و با انجام این برنامه ها، تعداد 86 هزار فرصت شغلی جدید طی سه سال در استان ایجاد و

 
تعداد 44 هزار شغل موجود نیز تثبیت خواهد شد تا به هدف برنامه که نرخ بیکاري 8 درصد و نرخ رشد اقتصادي 8 درصد است، برسیم. 

استاندار گیلان اظهار کرد: توجه به اقتصاد گردشگري، اقتصاد دریامحور و اقتنصاد کشاورزي نیز از برنامه هاي مهمی ست که دنبال می شود
و معتقدم در این مسیر با استفاده از ظرفیت مشارکت مردمی و تسهیل زمینه فعالیت آنان ، می توان برنامه هاي بهببود معیشتی گیلان را به

 
پیش برد. 

وي خاطر نشان کرد: هرجا از مشارکت مردم آگاه در امور مختلف بهره گرفته ایم، توانسته ایم بهترین موفقیت ها و کامیابی ها را داشته

باشیم و مردم هم نهایت همکاري را خواهند داشته اند .  

نماینده عالی دولت در گیلان تاکید کرد: به نفع مردم به دستگاه هاي نظارتی و مدیران اجرایی به ویژه فرمانداران اعلام می کنم که پاي کار

 
مردم محکم بایستند، کسی حق گران فروشی ندارد و باید دقت کنند که مردم دچار سختی نشوند. 

دکتر عباسی راه اندازي 383 واحد راکد و غیرفعال که قابلیت احیاء دارند (از مجموع 905 واحد غیرفعال) ، راه اندازي و بازگشت به تولید
105 واحد تحت تملیک و جانشینی بانک ها، به ظرفیت کامل رساندن دو هزار و 731 واحد استان که با ظرفیت پایین (از 10 تا 90 درصد
ظرفیت تولید) در حال کار هستند، اتمام یک هزار و 72 طرح نیمه تمام اقتصادي که پیشرفت فیزیکی 10 تا 90 درصد دارند، افزایش شیفت
کاري و توسعه تولید در تعداد 70 واحد استان و تثبیت اشتغال و تولید تعداد 2 هزار و 985 واحد فعال موجود با تأمین سرمایه در گردش

 
لازم از مهمترین این برنامه هاست. 

وي تصریح کرد: با انجام شش برنامه راهبردي فوق؛ تعداد 86 هزار فرصت شغلی جدید در طی سه سال در استان ایجاد و تعداد 44 هزار

شغل موجود نیز تثبیت خواهد شد.  
وي خاطر نشان کرد: این کار با سرمایه گذاري 12 هزار میلیارد تومانی بخش خصوصی و تسهیلاتی بالغ بر هفت هزار و 500 میلیارد تومان

 
در قالب سرمایه ثابت و در گردش قابل انجام خواهد بود. 

 
وي همچنین از هدف گذاري ایجاد 23 هزار و 430 شغل جدید در استان براي سال 1401 خبر داد. 

استاندار گیلان تاکید کرد: اگر مطلع شوم سرمایه گذاري پشت درب اتاق مدیري معطل شده، آن مدیر و عوامل دخیل را نزد سرمایه گذار

 
فرستاده تا ضمن عذرخواهی، ایشان را براي سرمایه گذاري دعوت کنند. 

استاندار گیلان در ادامه گفت و گوي زنده تلویزیونی با مردم  از آخرین وضعیت سواحل استان و پیشبرد این دستور مهم رئیس جمهوري نیز
سخن گفت و افزود: به دنبال تأکید آیت االله دکتر رئیسی در سفر به گیلان و در نشست با نخبگان، علماء، خانواده شهدا، ایثارگران و جمعی از
اقشار مختلف مردم استان مبنی بر لزوم آزادسازي سواحل به نفع مردم و رعایت حدود قانونی، در نخستین روز پس از این دستور بر ضرورت



 
تسریع در اجراي آن و گام برداشتن به صورت استوار با همکاري همه بخش ها اعم از قواي مجریه، قضاییه و مقننه تأکید داشته ام. 

وي اضافه کرد: جلسه بررسی روند آزادسازي سواحل با حضور مدیران دستگاه هاي اجرایی گام بعدي براي اجراي دستور صریح رئیس
جمهوري با فوریت و ظرف کمتر از بیست روز بود که در آن منابع طبیعی استان مکلف شد تا نسبت به شناسایی نقاط تصرف شده دستگاه
هاي دولتی با در نظر گرفتن قانون مستحدث ساحلی اقدام کند تا براي آزادسازي آن دسته از اراضی دولتی که در حریم دریا قرار دارد، اقدام

 
شود. 

وي گفت: دستور رئیس جمهوري بارقه امید را در دل مردم زنده کرد و براین مبنا تکلیف آیت االله رئیسی با مدیریت جهادي و قاطعانه اجرا

 
می شود اما برخی وانمود می کنند که فقط این موضوع مصوبه سفر بوده درحالیکه این سفر بسیار پرخیر و برکت بوده است. 

وي ادامه داد: دکتر مرتضوي معاون اجرایی رئیس جمهوري هم براي نظارت بر اجراي دستور رئیس جمهوري به گیلان سفر کرد تا از نوار

 
ساحلی، تالاب و رودخانه هاي زرجوب و گوهر رود به صورت میدانی بازدید کند. 

وي تشریح کرد: بازدیدهاي سرزده از نوار ساحلی براي نظارت جدي بر آزادسازي ساحل هم به عنوان یک تکلیف از سوي رئیس جمهوري،
محور برنامه هاي روزانه ام بود و براین مبنا از خط ساحلی در مرکز و غرب گیلان در شهرستان هاي رضوانشهر و تالش و همچنین شرق
گیلان از رودسر تا آستانه اشرفیه را بازدید و از نزدیک نحوه اجراي اقدامات را نظاره کردم تا با جدیت دستور صریح رئیس جمهوري اجرا

 
شود. 

استاندار گیلان در پاسخ به اینکه دغدغه هاي اصلی و توقعات جنابعالی از مردم و مسئولان استان براي افزایش همبستگی و مشارکت
اجتماعی در پیشرفت استان و رفع موانع تولید و توسعه چیست، گفت: همانطور که در جلسه شوراي اداري استان با حضور رئیس جمهوري
بیان داشتم؛ امید و اعتماد مردم به دولت کم رنگ شده در حالیکه با رأي قاطع به دولت مردمی و جهادي سیزدهم و اندیشه هاي فکري آیت
االله دکتر رئیسی، مردم امیدوار شده اند و ما مسئولان هم باید با وحدت و انسجام، تنها و تنها در اندیشه خدمت به مردم باشیم و همین

 
رویکرد ، موجب توسعه پایدار در گیلان می شود. 

دکتر عباسی یادآورشد: در روز معارفه خود به عنوان استاندار گیلان پیرو دستور اکید مقام عالی وزارت کشور، پنجره واحد سرمایه گذاري و
تسهیل کسب و کار را طی 45 روز راه اندازي کردیم و تا زمان حاضر افزون بر 50 مجوز بی نام صادر شده ضمن آنکه در جلسات مختلف هم
به مدیران تأکید کرده ام با رفع بروکراسی هاي زائد اداري و گشوده گذاشتن درب اتاق هاي خود به روي سرمایه گذاران به ویژه در بخش

 
تولید، بسترساز تحقق توسعه استان باشند. 

وي اضافه کرد: البته از همان روز اول فعالیت خود، پشت میز ننشسته ام بلکه با بررسی میدانی و بازدید از واحدهاي تولیدي مخصوصا آنهایی
که داراي مشکل هستند، کارگروه رفع موانع تولید را در آنجا برگزار کرده و به مدیران دستگاه هاي متولی و مدیران بانک ها نیز تکلیف کرده
ام با ارائه تسهیلات لازم در بخش سرمایه در گردش، زمیه به چرخش درآوردن چرخ واحدهاي تولیدي و تثبیت اشتغال در استان را فراهم

 
آورند. 

وي بیان کرد: از همین جا و از طریق رسانه ملی؛ به همه سرمایه گذاران در استان و حتی آنهایی که خارج از استان و یا خارج از کشور
هستند به ویژه گیلانیانی که نسبت به استان خود تعصب دارند، اعلام می کنم که در مقطع کنونی، گیلان داراي بهترین شرایط براي سرمایه

 
گذاري است و دست آنان را براي توسعه استان عزیزمان، به گرمی می فشارم. 

نماینده عالی دولت در پایان صحبت هاي خود با مردم گیلان با قدردانی ویژه از گیلانیان گفت: دولت انقلابی و مردمی سیزدهم برگرفته از

 
اراده و عزم خود مردم است و در انحصار گروه و جریان خاصی نبوده و نیست. 

دکتر عباسی تصریح کرد: بعنوان فرزند گیلان، با افتخار و با جان و دل و بهره گیري از توانمندي ها، تجارب و تخصص و آنچه اندوخته ام؛

بکوشیم با کمک و یاري مردم عزیز، نخبگان، فرهیختگان و جوانان دست به دست هم گیلان را به جایگاه ارزشمند خود خواهیم رساند.  
وي بیان داشت: اگر امروز در طلیعه چهل و چهارمین بهار انقلاب شکوهمند اسلامی که فرصت خدمت فراهم است، به کمک هم نیاییم ،

 
گیلان عزیز ما آسیب می بیند. 

وي گفت: قطار توسعه و پیشرفت گیلان حرکت کرده و به طور قطع من هم دغدغه معیشت و رفاه مردم را دارم.  
وي با بیان اینکه از اعتماد دولت و تمام ظرفیت ها براي خدمت به نفع مردم استفاده می کنم؛ افزود: نظرات مختلف براي آبادانی گیلان را



 
می شنوم و دست همه را به گرمی براي توسعه استان می فشارم. 

وي ادامه داد: انتصابات در استان بعد از دهه فجر سرعت بخشیده می شود و از افراد با تجربه، انقلابی و جوان براي رشد و تعالی گیلان بهره
می گیرم.



تحقق سرمایه گذاري در منطقه ویژه اقتصادي لامرد فارس با توسعه زیرساخت ها

منبع: ایرناشماره خبر:  544  |  تاریخ: 1400/11/21

شیراز-ایرنا-مدیرعامل منطقه ویژه لامرد استان فارس اعلام کرد:در منطقه ویژه اقتصادي لامرد با ایجاد زیرساخت ها و بکارگیري
تمام ظرفیت ها،علی رغم همه مشکلات و تنگناها،شاهد گسترش حضور سرمایه گذاران هستیم.

شیراز-ایرنا-مدیرعامل منطقه ویژه لامرد استان فارس اعلام
کرد:در منطقه ویژه اقتصادي لامرد با ایجاد زیرساخت ها و
بکارگیري تمام ظرفیت ها،علی رغم همه مشکلات و

تنگناها،شاهد گسترش حضور سرمایه گذاران هستیم.  

احسان انصاري، پنجشنبه با اشاره به ارزش تقریبی 20 هزار
میلیارد ریالی قراردادهاي توسعه زیرساخت ها در منطقه ویژه
اقتصادي لامرد، اظهار کرد: این میزان سرمایه گذاري در پروژه
هاي زیرساخت منطقه صورت گرفته که از جمله آن ها می
توان به عملیات اجرایی احداث زیرساخت هاي سیویل، احداث
خط انتقال برق 132 کیلو ولت، احداث سوله انبار گمرك و

 
سوله انبار منطقه و هم چنین نصب و راه اندازي باسکول دوم منطقه ویژه، اشاره کرد. 

مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادي لامرد با اشاره به سرمایه گذاري هاي جدید در منطقه افزود: از جمله سرمایه گذاري هاي صورت گرفته در
منطقه ویژه اقتصادي لامرد، انعقاد قرارداد احداث دو مجتمع پتروپالایشگاهی با حجم سرمایه گذاري بالغ بر 200 میلیون دلار با مشارکت

 
ستاد اجرایی فرمان امام و پیش بینی حضور دو پتروشیمی دیگر تا پایان سال است. 

وي اظهار امیدواري کرد که با احداث و ایجاد پتروشیمی ها در منطقه شاهد تحول و رونق در تولید و ایجاد اشتغال پایدار باشیم.  

مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادي لامرد در ادامه با اشاره به دو طرح ملی در منطقه اظهار داشت: خرید تضمینی آب از سرمایه گذار بخش
خصوصی در قالب طرح انتقال آب از خلیج فارس به منطقه ویژه اقتصادي لامرد و بسترسازي آن براي توسعه در سطح استان و کشور
همچنین عملیات احداث آزاد راه لامرد به پارسیان براي سهولت دسترسی به اسکله بندر پارسیان را می توان از دیگر اقدامات برجسته منطقه
اقتصادي لامرد و سازمان ایمیدرو نام برد و خاطر نشان کرد که ارزش حدودي پروژه هاي مذکور بالغ بر 60 هزار میلیارد ریال تخمین زده

می شود.  

انصاري در حوزه مسئولیت هاي اجتماعی منطقه ویژه اقتصادي لامرد و سازمان ایمیدرو، به آغاز عملیات اجرایی باند دوم محور لامرد به خنج
اشاره کرد و افزود: با مشارکت ایمیدرو مراحل اولیه اجراي پروژه دو بانده کردن جاده روبروي منطقه ویژه به منظور کاهش خطرات و حوادث
جاده اي آغاز شده است. وي همچنین کمک و حمایت از روستاهاي مجاور آسیب دیده از سیل را در راستاي مسئولیت هاي اجتماعی این
منطقه دانست و افزود: در پی بارندگی هاي سیل آسا در لامرد و خسارت به مردم، منطقه ویژه اقتصادي لامرد عزم خود را در جهت کمک به
مردم روستاهاي همجوار جزم کرد و به همین منظور آبرسانی از منطقه ویژه به روستاي مجاور و احداث ساختمان مسکونی براي دو خانواده

آسیب دیده از سیل با اقدام خیرخواهانه ي پیمانکاران منطقه ویژه اقتصادي لامرد در دستور کار قرار گرفت. 



منطقه ویژه اقتصادي لامرد از مجموعه هاي تحت پوشش سازمان توسعه و نوسازي معادن و صنایع معدنی ایران (ایمیدرو) در جنوب استان

 
فارس و همجوار با دو استان هرمزگان و بوشهر (عسلویه) قرار دارد. 

 
شهرستان لامرد در فاصله 365 کیلومتري جنوب شیراز قرار دارد. 

 
برچسب ها 

- لامرد  

 
- شیراز 

 
- منطقه ویژه اقتصادي 

- فارس



تشریح مصوبات سفر رئیس جمهوري به گیلان

منبع: پاناشماره خبر:  545  |  تاریخ: 1400/11/21

شش برنامه اصلی گیلان در حوزه اقتصادي با هدف ایجاد فرصت هاي شغلی جدید

رشت (پانا) - استاندار گیلان با تشریح مصوبات سفر رئیس
جمهوري به گیلان و اعلام اینکه مشکلات را با رویکرد انقلابی
و جهادي رفع می کنیم، گفت: شش برنامه اصلی استان در
حوزه اقتصادي با هدف ایجاد فرصت هاي شغلی جدید تدوین

و به مرحله اجرا گذاشته شده است.  

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی استانداري گیلان؛ اسداالله
عباسی چهارشنبه شب در گفت وگوي زنده تلویزیونی با مردم

گیلان که از شبکه استانی باران پخش شد، با گرامیداشت یاد خاطره امام خمینی(ره)، شهداي والامقام و دهه مبارك فجر، مهمترین
دستاوردهاي جمهوري اسلامی را برشمرد و گفت: اقتدار ملی، امنیت اجتماعی، دین محوري و استقلال کشور از مهمترین برکات انقلاب

 
است. 

وي اظهار کرد: دیدگاه امام راحل عظیم الشأن و مقام معظم رهبري را یادآور می شوم که میدان دادن و توجه به مردم، مهمترین دستاورد
انقلاب و نظام جمهوري اسلامی ایران می باشد و براین مبنا تمامی سطوح مدیریتی کشور چه به صورت مستقیم یا غیرمستقیم، از طریق
مردم انتخاب می شود و خوشبختانه با همت صورت گرفته طی چهار دهه از عمر با برکت انقلاب، شاهد موفقیت و پیروزي هاي چشمگیري

 
هستیم. 

استاندار گیلان ادامه داد: هرجا هم که با چالشی مواجه هستیم، به واسطه عدم توجه به نقش آفرینی مردم و کوتاهی مدیریتی است.  

وي با بیان اینکه گیلان عزیز نیز در سایه بی مهري ها، غبار محرومیت بر چهره زیباي آن نشسته، تصریح کرد: تمام اهتمام خود را بکار

 
گرفته ایم تا مشکلات را با رویکرد انقلابی و جهادي رفع کنیم. 

نماینده عالی دولت در گیلان در خصوص دستاوردهاي سفر رئیس جمهوري به استان بیان کرد: حضور در میدان و در بین مردم، شاخصه

 
متمایز رئیس جمهور است که دانستن اطلاعات را تبدیل به دیدن و بازدید می کند تا از نزدیک از مشکلات مردم آگاه شوند. 

وي افزود: سفر رئیس جمهور به گیلان 179 مصوبه با مجموع 18 هزار و 923 میلیارد تومان داشت که از این رقم هفت هزار و 903 میلیارد

 
تومان (42 درصد) در قالب تسهیلات و 11 هزار و 20 میلیارد تومان (58 درصد) در قالب اعتبارات عمرانی اختصاص یافته است. 

وي اضافه کرد: از این اعتبارات عمرانی، بالغ بر هفت هزار و 320 میلیارد تومان جزو تعهدات اعتباري سازمان برنامه و بودجه کشور، سه هزار
و 552 میلیارد تومان از محل منابع داخلی وزارتخانه ها و 148 میلیارد تومان نیز از تعهدات شوراي برنامه ریزي و توسعه استان براي سال

هاي 1400 تا 1402 می باشد. 



عباسی ادامه داد: از اعتبارات مربوط به تسهیلات نیز، افزون بر پنج هزار میلیارد تومان بابت تسهیلات 188 طرح تولیدي و اشتغالزا، یک هزار
و 961 میلیارد تومان پرداخت تسهیلات ازدواج جوانان و یکصد میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه براي تأمین ودیعه مسکن، 428
میلیارد تومان تسهیلات کمیته امداد امام خمینی براي اجراي هشت هزار و 549 طرح اشتغالزا بر اساس برنامه مصوب اشتغال و خودکفایی
استان، 300 میلیارد تومان تسهیلات نوسازي ناوگان حمل و نقل عمومی شهرهاي استان توسط وزارت کشور، 48 میلیارد تومان تسهیلات
بابت 65 طرح اشتغالزا و 15 میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه براي پاسخ به درخواست هاي مردمی توسط صندوق کارآفرینی پرداخت

خواهد شد.  

استاندار گیلان با بیان اینکه پیشتر نیز به دفعات اعلام کرده ام که مدیریت عالی استان را با برنامه عهده دار شده ام و ذیل برنامه دولت
سیزدهم، امور گیلان را به پیش می برم؛ گفت: به طور قطع بهبود وضعیت معیشت مردم که طی هشت سال گذشته، دچار تنگناهاي بسیاري

بوده اند به ویژه با بی ثباتی قیمت ها، شاهد بی نظمی غیر قابل قبولی در حوزه معیشت آحاد جامعه بوده ایم.  

وي تاکید کرد: چنانچه نسبت به رفع مشکل واحدهاي تولیدي اهتمام ورزیده و راهبرد توسعه اشتغال، رونق تولید و ارتقاء شاخص هاي
صادرات از استان و همچنین توجه برنامه محور به افزایش تولیدات شاخص گیلان در حوزه محصولات کشاورزي مدنظر باشد؛ می توان

 
بسیاري از تنگناها را بهبود بخشید. 

استاندار گیلان گفت: بعد از مدیریت کرونا ؛ معیشت مردم براي دولت حائز اهمیت است، به طوري باید ضمن مهار تورم که به مرز 50 درصد

رسیده بود؛ با برنامه ریزي صحیح و هدفمند، ذخیره سازي کالاهاي اساسی و استراتژیک و نیز غذاي مردم مورد توجه ویژه قرار گیرد.  

عباسی افزود: در زمان حضور در استانداري ، نزدیک یک ماه ذخیره کالاي اساسی در استان وجود داشت که از میانگین کشوري هم کمتر بود

درحالیکه باید بین سه تا شش ماه باشد ولی امروز خیلی خوب است و به نقطه اي رسیده ایم که نگرانی از این بابت به نفع مردم نداریم.  

وي تصریح کرد: در جلسه شوراي اداري استان در حضور رئیس جمهوري گفتم که ستاد احیاء و فعال سازي واحدهاي تولیدي با شش برنامه
اصلی استان در حوزه اقتصادي را تشکیل داده و با انجام این برنامه ها، تعداد 86 هزار فرصت شغلی جدید طی سه سال در استان ایجاد و

 
تعداد 44 هزار شغل موجود نیز تثبیت خواهد شد تا به هدف برنامه که نرخ بیکاري 8 درصد و نرخ رشد اقتصادي 8 درصد است، برسیم. 

استاندار گیلان اظهار کرد: توجه به اقتصاد گردشگري، اقتصاد دریامحور و اقتنصاد کشاورزي نیز از برنامه هاي مهمی ست که دنبال می شود
و معتقدم در این مسیر با استفاده از ظرفیت مشارکت مردمی و تسهیل زمینه فعالیت آنان ، می توان برنامه هاي بهببود معیشتی گیلان را به

 
پیش برد. 

وي خاطر نشان کرد: هرجا از مشارکت مردم آگاه در امور مختلف بهره گرفته ایم، توانسته ایم بهترین موفقیت ها و کامیابی ها را داشته

 
باشیم و مردم هم نهایت همکاري را خواهند داشته اند . 

نماینده عالی دولت در گیلان تاکید کرد: به نفع مردم به دستگاه هاي نظارتی و مدیران اجرایی به ویژه فرمانداران اعلام می کنم که پاي کار

 
مردم محکم بایستند، کسی حق گران فروشی ندارد و باید دقت کنند که مردم دچار سختی نشوند. 

دکتر عباسی راه اندازي 383 واحد راکد و غیرفعال که قابلیت احیاء دارند (از مجموع 905 واحد غیرفعال)، راه اندازي و بازگشت به تولید
105 واحد تحت تملیک و جانشینی بانک ها، به ظرفیت کامل رساندن دو هزار و 731 واحد استان که با ظرفیت پایین (از 10 تا 90 درصد
ظرفیت تولید) در حال کار هستند، اتمام یک هزار و 72 طرح نیمه تمام اقتصادي که پیشرفت فیزیکی 10 تا 90 درصد دارند، افزایش شیفت
کاري و توسعه تولید در تعداد 70 واحد استان و تثبیت اشتغال و تولید تعداد 2 هزار و 985 واحد فعال موجود با تأمین سرمایه در گردش



لازم از مهمترین این برنامه هاست.  

وي تصریح کرد: با انجام شش برنامه راهبردي فوق؛ تعداد 86 هزار فرصت شغلی جدید در طی سه سال در استان ایجاد و تعداد 44 هزار

شغل موجود نیز تثبیت خواهد شد.  

وي خاطر نشان کرد: این کار با سرمایه گذاري 12 هزار میلیارد تومانی بخش خصوصی و تسهیلاتی بالغ بر هفت هزار و 500 میلیارد تومان

 
در قالب سرمایه ثابت و در گردش قابل انجام خواهد بود. 

 
وي همچنین از هدف گذاري ایجاد 23 هزار و 430 شغل جدید در استان براي سال 1401 خبر داد. 

استاندار گیلان تاکید کرد: اگر مطلع شوم سرمایه گذاري پشت درب اتاق مدیري معطل شده، آن مدیر و عوامل دخیل را نزد سرمایه گذار

 
فرستاده تا ضمن عذرخواهی، ایشان را براي سرمایه گذاري دعوت کنند.  

استاندار گیلان در ادامه گفت و گوي زنده تلویزیونی با مردم از آخرین وضعیت سواحل استان و پیشبرد این دستور مهم رئیس جمهوري نیز
سخن گفت و افزود: به دنبال تأکید آیت االله دکتر رئیسی در سفر به گیلان و در نشست با نخبگان، علماء، خانواده شهدا، ایثارگران و جمعی از
اقشار مختلف مردم استان مبنی بر لزوم آزادسازي سواحل به نفع مردم و رعایت حدود قانونی، در نخستین روز پس از این دستور بر ضرورت

 
تسریع در اجراي آن و گام برداشتن به صورت استوار با همکاري همه بخش ها اعم از قواي مجریه، قضاییه و مقننه تأکید داشته ام. 

وي اضافه کرد: جلسه بررسی روند آزادسازي سواحل با حضور مدیران دستگاه هاي اجرایی گام بعدي براي اجراي دستور صریح رئیس
جمهوري با فوریت و ظرف کمتر از بیست روز بود که در آن منابع طبیعی استان مکلف شد تا نسبت به شناسایی نقاط تصرف شده دستگاه
هاي دولتی با در نظر گرفتن قانون مستحدث ساحلی اقدام کند تا براي آزادسازي آن دسته از اراضی دولتی که در حریم دریا قرار دارد، اقدام

 
شود. 

وي گفت: دستور رئیس جمهوري بارقه امید را در دل مردم زنده کرد و براین مبنا تکلیف آیت االله رئیسی با مدیریت جهادي و قاطعانه اجرا

می شود اما برخی وانمود می کنند که فقط این موضوع مصوبه سفر بوده درحالیکه این سفر بسیار پرخیر و برکت بوده است.  

وي ادامه داد: دکتر مرتضوي معاون اجرایی رئیس جمهوري هم براي نظارت بر اجراي دستور رئیس جمهوري به گیلان سفر کرد تا از نوار

ساحلی، تالاب و رودخانه هاي زرجوب و گوهر رود به صورت میدانی بازدید کند.  

وي تشریح کرد: بازدیدهاي سرزده از نوار ساحلی براي نظارت جدي بر آزادسازي ساحل هم به عنوان یک تکلیف از سوي رئیس جمهوري،
محور برنامه هاي روزانه ام بود و براین مبنا از خط ساحلی در مرکز و غرب گیلان در شهرستان هاي رضوانشهر و تالش و همچنین شرق
گیلان از رودسر تا آستانه اشرفیه را بازدید و از نزدیک نحوه اجراي اقدامات را نظاره کردم تا با جدیت دستور صریح رئیس جمهوري اجرا

 
شود. 

استاندار گیلان در پاسخ به اینکه دغدغه هاي اصلی و توقعات جنابعالی از مردم و مسئولان استان براي افزایش همبستگی و مشارکت
اجتماعی در پیشرفت استان و رفع موانع تولید و توسعه چیست، گفت: همانطور که در جلسه شوراي اداري استان با حضور رئیس جمهوري
بیان داشتم؛ امید و اعتماد مردم به دولت کم رنگ شده در حالیکه با رأي قاطع به دولت مردمی و جهادي سیزدهم و اندیشه هاي فکري
رئیسی، مردم امیدوار شده اند و ما مسئولان هم باید با وحدت و انسجام، تنها و تنها در اندیشه خدمت به مردم باشیم و همین رویکرد ،

 
موجب توسعه پایدار در گیلان می شود. 



عباسی یادآورشد: در روز معارفه خود به عنوان استاندار گیلان پیرو دستور اکید مقام عالی وزارت کشور، پنجره واحد سرمایه گذاري و تسهیل
کسب و کار را طی 45 روز راه اندازي کردیم و تا زمان حاضر افزون بر 50 مجوز بی نام صادر شده ضمن آنکه در جلسات مختلف هم به
مدیران تأکید کرده ام با رفع بروکراسی هاي زائد اداري و گشوده گذاشتن درب اتاق هاي خود به روي سرمایه گذاران به ویژه در بخش تولید،

 
بسترساز تحقق توسعه استان باشند. 

وي اضافه کرد: البته از همان روز اول فعالیت خود، پشت میز ننشسته ام بلکه با بررسی میدانی و بازدید از واحدهاي تولیدي مخصوصا آنهایی
که داراي مشکل هستند، کارگروه رفع موانع تولید را در آنجا برگزار کرده و به مدیران دستگاه هاي متولی و مدیران بانک ها نیز تکلیف کرده
ام با ارائه تسهیلات لازم در بخش سرمایه در گردش، زمیه به چرخش درآوردن چرخ واحدهاي تولیدي و تثبیت اشتغال در استان را فراهم

 
آورند. 

وي بیان کرد: از همین جا و از طریق رسانه ملی؛ به همه سرمایه گذاران در استان و حتی آنهایی که خارج از استان و یا خارج از کشور
هستند به ویژه گیلانیانی که نسبت به استان خود تعصب دارند، اعلام می کنم که در مقطع کنونی، گیلان داراي بهترین شرایط براي سرمایه

 
گذاري است و دست آنان را براي توسعه استان عزیزمان، به گرمی می فشارم. 

نماینده عالی دولت در پایان صحبت هاي خود با مردم گیلان با قدردانی ویژه از گیلانیان گفت: دولت انقلابی و مردمی سیزدهم برگرفته از

 
اراده و عزم خود مردم است و در انحصار گروه و جریان خاصی نبوده و نیست. 

عباسی تصریح کرد: بعنوان فرزند گیلان، با افتخار و با جان و دل و بهره گیري از توانمندي ها، تجارب و تخصص و آنچه اندوخته ام؛ بکوشیم

 
با کمک و یاري مردم عزیز، نخبگان، فرهیختگان و جوانان دست به دست هم گیلان را به جایگاه ارزشمند خود خواهیم رساند. 

وي بیان کرد: اگر امروز در طلیعه چهل و چهارمین بهار انقلاب شکوهمند اسلامی که فرصت خدمت فراهم است، به کمک هم نیاییم، گیلان

عزیز ما آسیب می بیند.  

 
وي گفت: قطار توسعه و پیشرفت گیلان حرکت کرده و به طور قطع من هم دغدغه معیشت و رفاه مردم را دارم. 

وي با بیان اینکه از اعتماد دولت و تمام ظرفیت ها براي خدمت به نفع مردم استفاده می کنم؛ افزود: نظرات مختلف براي آبادانی گیلان را

 
می شنوم و دست همه را به گرمی براي توسعه استان می فشارم. 

وي ادامه داد: انتصابات در استان بعد از دهه فجر سرعت بخشیده می شود و از افراد با تجربه، انقلابی و جوان براي رشد و تعالی گیلان بهره

 
می گیرم. 

فرصت هاي شغلی جدید حوزه اقتصادي اسداالله عباسی استاندار گیلان



جوانان بومی جویاي کار هرمزگانی در پورتال استانداري ثبت نام کنند

منبع: موجشماره خبر:  546  |  تاریخ: 1400/11/21

سرپرست معاونت توسعه مدیریت و منابع استانداري هرمزگان
گفت: جوانان بومی جویاي کار استان می توانند با مراجعه به
پورتال استانداري، از طریق بخش ثبت نام در سایت به نشانی
www.hormozgan.ir اطلاعات خود را وارد و درخواست

 
خود را ثبت کنند. 

به گزارش خبرگزاري موج هرمزگان، محسن خاکی نهاد
سرپرست معاونت توسعه مدیریت و منابع استانداري هرمزگان
اظهار داشت: استاندار هرمزگان از زمان انتصاب، حل مساله
اشتغال و به کارگیري نیروهاي بومی در صنایع استان را به

عنوان یکی از دغدغه هاي مهم خود در دستور کار قرار داده است و در سفر اخیر رییس جمهور به استان، این مطالبه از سوي استاندار به
شکل پیشنهاد به هیات دولت ارائه شد که با نگاه مساعد دولت براي رفع مشکل اشتغال جوانان بومی استان، خوشبختانه پیشنهاد استاندار

 
مورد تصویب قرار گرفت. 

خاکی نهاد گفت: براساس پیگیري هاي انجام شده ازسوي استاندار هرمزگان، مقرر شد صنایع استان نیازهاي خود را در زمینه جذب و

 
بکارگیري نیروي انسانی جدید از طریق بانک اطلاعاتی متقاضیان اشتغال استانداري هرمزگان تامین کنند. 

وي افزود: متقاضیان اشتغال می توانند با مراجعه به پورتال استانداري هرمزگان از طریق بخش ثبت نام در سایت به نشانی

 
www.hormozgan.ir اطلاعات خود را وارد و درخواست خود را ثبت کنند. 

سرپرست معاونت توسعه مدیریت و منابع استانداري هرمزگان بیان کرد: این اطلاعات از سوي استانداري هرمزگان در اختیار صنایع قرار
خواهد گرفت و از این پس نیاز صنایع در زمینه جذب نیروي انسانی جدید از طریق افراد ثبت نام شده در این سامانه رفع خواهد شد.



دستگاه هاي خدمات رسان در عمل به وظایف شان اهتمام ویژه اي داشته باشند/

طرح نهضت ملی مسکن نیاز به مسکن را مرتفع می کند

منبع: موجشماره خبر:  547  |  تاریخ: 1400/11/21

نماینده مردم اهر و هریس در مجلس شوراي اسلامی بر لزوم
همکاري ادارات آب، برق و گاز در ساخت مساکن طرح نهضت

 
ملی مسکن تأکید کرد. 

به گزارش خبرگزاري موج آذربایجان شرقی، احمد محرم زاده
در آیین کلنگ زنی پروژه احداث 500 واحد مسکونی طرح
نهضت ملی مسکن در شهرستان اهر بابیان این که تصمیم
مجلس شوراي اسلامی براي ساخت 4 میلیون مسکن در کشور
براي جهش تولید مسکن بود، اظهار داشت: براي ساخت

مسکن و حمایت از صاحب خانه شدن اقشار مختلف با نظر مجلس و کمیسیون عمران مجلس صندوق تشکیل شد و این صندوق براي اقشار

 
مختلف جهت تأمین مسکن؛ با درصدهاي مختلفی تسهیلات ارائه می دهد. 

نماینده مردم اهر و هریس در مجلس شوراي اسلامی افزود: سهمیه شهرستان اهر در طرح نهضت ملی مسکن که در مجموع چهار سال

ساخته می شود 8390 واحد مسکونی است و با اتمام ساخت این واحدها؛ امیدوارم نیازي از بابت مسکن نداشته باشیم.  

وي بر لزوم همکاري ادارات آب، برق و گاز در ساخت مساکن طرح نهضت ملی مسکن تأکید کرد و گفت: این طور نباشد که واحدهاي
مسکونی احداث و ادارات خدمات رسان در واگذاري انشعابات کم کاري کنند، از این رو انتظار داریم تا دستگاه هاي خدمات رسان در عمل به

 
وظایف قانونی خود اهتمام ویژه اي داشته باشند. 

محرم زاده با ذکر این که پروژه هاي ساخت مسکن؛ علاوه بر تأمین نیاز مردم به مسکن از طرفی دیگر نیز اشتغال زایی می کند، خاطرنشان

 
کرد: هر واحد مسکونی که احداث می شود براي 100 نفر به طور مستقیم و غیرمستقیم شغل ایجاد می کند. 

نماینده مردم اهر و هریس در مجلس شوراي اسلامی خطاب به پیمانکار پروژه 500 واحد مسکونی طرح نهضت ملی مسکن گفت: در موعد
مقرر و طبق برنامه زمان بندي که به اداره راه و شهرسازي شهرستان اهر داده اید، واحدهاي مسکونی را تکمیل و تحویل مردم دهید.



کاهش زمان صدور مجوز تاسیس آموزشگاه آزاد فنی و حرفه اي

منبع: حزب االله نیوزشماره خبر:  548  |  تاریخ: 1400/11/21

حزب االله:معاون وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی از صدور بیش از 4000 موافقت نامه اصولی براي متقاضیان تاسیس آموزشگاههاي
آزاد فنی و حرفه اي در 9 ماهه امسال خبر داد و کاهش زمان صدور مجوز پروانه تأسیس آموزشگاه آزاد از هشت ماه به سه روز را از

مهمترین اقدامات سازمان متبوع خود برشمرد.

به گزارش شبکه خبري تحلیلی حزب االله ،غلامحسین حسینی نیا در آستانه دهه مبارك فجر به تشریح گزارش عملکرد و اقدامات

سازمان آموزش فنی و حرفه اي در سال جاري پرداخت.  
وي با بیان اینکه بیشتر شغل هاي احصاء شده مهارت محور هستند، اظهار کرد: جوانان جویاي کار می توانند با کمترین هزینه و بدون درگیر
شدن در بروکراسی هاي اداري پیچیده، آموزش دیده و با سرمایه اندك وارد بازار کار شوند. مشاغل شناسایی شده بین یک میلیون تا 10

 
میلیون تومان سرمایه نیاز دارند تا فرد آموزش دیده و ماهر بتواند فعالیت خود را شروع کند. 

ارائه آموزشهاي مهارتی به حدود یک میلیون نفر  
وي سپس به عملکرد 9 ماهه سازمان آموزش فنی و حرفه اي اشاره کرد و گفت: در 9 ماهه سال جاري، 497 هزار و 302 نفـر در مراکـز
دولتـی و 502 هــزار و 294 نفــر در آموزشــگاههــاي آزاد بخش خصوصی از کارجویـان، کارکنـان وظیفـه نیـروهـاي مسـلح، زندانیـان،
معتـادان بهبود یافتــه و متجاهــر، افـراد داراي معلولیـت، زنــان سرپرســت خانوار و بدسرپرســت، روســتائیان، عشــایر، دانــش
آمــوزان، دانشــجویان و فــارغ التحصیــلان دانشــگاهی، شــاغلین، پناهنــدگان و اتبــاع خارجـی موفق به کسب آموزش هاي مهارتی

 
شده اند که نسبت به مدت مشابه سال قبل 8 درصد رشـد در بخش دولتی و 149 درصد رشــد در بخش خصوصی را نشان می دهد. 

تدوین 500 استاندارد جدید شایستگی  
به گفته رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور، تدویـن 500 اسـتاندارد جدیـد شایسـتگی و ارزشـیابی مبتنـی بـر چارچـوب
صلاحیـت حرفـه اي و تقویـت و توسـعه تقاضـا محـور کـردن آمـوزش از طریـق تطبیـق اجـراي آمـوزش هاي فنی و حرفـه اي بـا رسـته

 
هاي اولویـت دار طـرح تکاپـو از مهمترین اقدامات سازمان در سال جاري بوده است. 

اعطاي 4326 مجوز به واحدهاي پذیرنده  
حسینی نیا همچنین اعطـاي 4326 مجـوز بـه واحـدهاي پذیرنـده بـراي مهـارت آمـوزي کارکنـان وظیفـه نیروهاي مسلح (محیـط واقعـی
کار)، برگزاري رویداد استارت آپی با مشارکت 3000 نفر از کارآفرینان جوان، اعطـاي مجـوز بـه 608 مرکـز کارآمـوزي جـوار و بیـن
کارگاهـی بـا رشـد 191 درصدي نسـبت بـه زمان مشـابه، ایجاد 24 واحد مهارت آموزي و مشاوره شغلی در زندانها، سـنجش مهـارت و
صـدور گواهینامـه مهـارت بـراي 365 هزار و 211 نفر از کارجویـان، کارآمـوزان و شـاغلین صنایـع و صنـوف و متقاضیـان آزاد را از دیگر

 
اقدامات سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور برشمرد. 

حمایت از بخش خصوصی در ارائه آموزشهاي متناسب با نیاز بازار  
معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تأکید بر حمایت از بخش خصوصی در ارائه آموزشهاي مهارتی متناسب با نیاز بازار کار، اظهار کرد:
در راستاي اصل (28) قانون اساسی و فراهم سازي امکان اشتغال با شرایط مساوي، بهبود فضاي کسب و کار و ایجاد فضاي رقابتی، رعایت
منفعت عمومی، تمامی درخواست هاي مجوز تأسیس آموزشگاه هاي فنی و حرفه اي آزاد منوط به احراز شرایط متقاضیان در سه روز و به

طور اتوماتیک انجام می شود.  

 
کاهش زمان صدور مجوز تاسیس آموزشگاه از 8 ماه به 3 روز 

وي با بیان اینکه در حال حاضر زمان صدور مجوز پروانه تأسیس آموزشگاه آزاد از حدود هشت ماه به سه روز کاهش یافته است، افزود: در 9
ماه سال جاري 4165 موافقت نامه اصولی با رشد 424 درصدي براي متقاضیان تأسیس آموزشگاه فنی و حرفه اي آزاد صادر شده است.



انتقام گیري افراطیون اصلاح طلب از مردم ایران/ «شرکاي دولت روحانی» و بانیان

«فتنه و آشوب» شاکی شدند!

منبع: پایگاه خبري 598شماره خبر:  549  |  تاریخ: 1400/11/21

اخیرا حزب اتحاد ملت- متشکل از افراطیون اصلاح طلب و فعالین فتنه 88- به بهانه سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی بیانیه اي منتشر
کرده است.

به گزارش سرویس سیاسی پایگاه 598، اخیرا حزب اتحاد ملت- متشکل از افراطیون اصلاح طلب و فعالین فتنه 88- به بهانه
سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی بیانیه اي منتشر کرده است. در بخشی از این بیانیه آمده است: «امروز نه فقط در عمل که حتی در کلام هم
دیگر رد و نشان جدي از مردم و حق آنها، نه بخشی از مردم که همه مردم ایران، در حکومت و تعیین سرنوشت وجود ندارد. انتخابات به
عنوان محل تجلی این اراده از حداقل آزادي لازم و معناداري کافی براي اکثریت جامعه برخوردار نیست و این بزرگ ترین انحراف رخ داده

پس از انقلاب است.»  

این طیف تندروي اصلاح طلب در بخش دیگري از بیانیه مذکور تاکید کرده است: «حزب اتحاد ملت ایران اسلامی با گرامی داشت سالروز
پیروزي انقلاب و اداي احترام به همه شهدا و ایثارگران و بزرگان و رهبران آن نهضت عظیم مردمی، بار دیگر بر پایبندي خود به آرمان هاي
آن نهضت بزرگ تاریخی تاکید می کند و براي همه ایرانیان، آرزوي آزادي، برابري، برادري و خواهري و زندگی با کرامت و در شان این ملت

 
نجیب و تاریخ ساز دارد». 

 
 

در این بیانیه تصریح شده است: «در این شرایط، طبیعی است که جایگاه بین المللی نظام و شان ایرانیان در منطقه و جهان نیز از موقعیت و
روندي تاسفبار برخوردار باشد. موضوعی که نه فقط در مقایسه شاخص ها با پیشرفت چشمگیر بسیاري از کشورهاي منطقه و جهان که در
سیل مهاجرت نخبگان و مردم عادي، آن هم نه فقط به کشورهاي دور که به کشورهاي همسایه و منطقه، کاملا پیداست. عجیب آنکه در
میان این همه نشانه آشکار از دلزدگی و ناامیدي و فضاي اعتراضی، بخش هاي قابل توجهی از حکومت به جاي دلجویی و جبران کاستی ها،
مدام در پی افزایش اقتدارگرایی و مداخله در زندگی خصوصی و تعیین تکلیف درباره سبک زندگی آنها و مانع تراشی در گردش آزاد اطلاعات

 
و...است.». 

در بخش دیگري از این بیانیه آمده است: «با این وصف و دورافتادگی محض از آرمان هاي انقلاب و در زمانه حذف و طرد بسیاري از بزرگان و
موثرین در انقلاب اسلامی، اقلیتی که کم ترین قرابت تباري و تاریخی و گفتمانی با انقلاب 57 دارند، مدعی میراث داري و حراست از آن

 
شده اند و بر تداوم روند خسارتبار موجود تاکید دارند. در این شرایط چه باید کرد؟». 



 
 

و اما درباره محتواي این بیانیه گفتنی هایی است که در ادامه به اختصار به آن می پردازیم:  

1- یکی از ویژگی هاي بارز افراطیون اصلاح طلب، آلودگی شدید به رفتار قبیله اي و باندي است. این خصلت موجب شده است که این طیف
یکروز «قاتلِ یک زن» را در جایگاه قهرمان می نشاند و روز دیگر مدیر نجومی بگیر را «ذخیره نظام» می نامد و دیگر روز جاسوس دوتابعیتی

 
را که کارویژه اش خیانت به مردم ایران بوده، «نخبه» و «مدیر توانمند» جا می زند. 

2- افراطیون اصلاح طلب از مردم عصبانی هستند؛ چرا!؟ چون مردم ایران در انتخابات 1400 این طیف را از دولت و شوراي شهر و شهرداري

 
پایتخت اخراج کردند. 

در انتخابات ریاست جمهوري 1400 جریان اصلاح طلب با لیدري خاتمی و تاجزاده و بهزاد نبوي و کروبی و تبلیغات فراوان توسط 16 حزب
اصلاح طلب تنها توانست 2.443.387 رأي به دست بیاورد؛ یعنی حدود 8 درصد کل آراء ماخوذه. این در حالی است که آقاي رئیسی در

 
انتخابات 1400 علیرغم هجمه و تخریب گسترده، حدود 18 میلیون راي کسب کرد. 

همچنین در انتخابات شوراي شهر در سال 1400 نیز لیست جمهور- تابلوي جدید لیست امید- علیرغم تکَرارِ خاتمی و تبلیغات گسترده
اصلاح طلبان و فراخوان هاي لیدرهاي جریان اصلاحات، 21 بر صفر شکست خورد و بیشترین رأي اعضاي این لیست در این انتخابات، تنها

 
حدود 36 هزار رأي بود. این در حالی است که در این انتخابات هیچ خبري از نظارت استصوابی شوراي نگهبان هم نبود. 

روزنامه اصلاح طلب آفتاب یزد- 12 دي 1400- در مطلبی نوشت: «آن زمان که لیست استخدام اعضاي ستاد روحانی در هیئت مدیره هاي
شرکت هاي مختلف دولتی منتشر و افشا می شد و هر کدام از آقایان بدون هیچ تخصصی و مدرکی حقوق هاي چند ده میلیونی روانه حساب
هاي بانکی شان می شد بنده به شخصه فاتحه جریان اصلاحات را خواندم و به دوستان و همفکران هم عرض نمودم شوراي نگهبان حتی اگر

از سید محمد خاتمی دعوت کند که بیاید کاندیداي ریاست جمهوري شود باز هم راي وي از همتی بیشتر نخواهد شد».  

این روزنامه اصلاح طلب در ادامه نوشت: «دو مشکل و گره عمده در کار اصلاح طلبان بود و هست؛ اول اینکه مردم فهمیدند آن سخنان
قشنگ و رمانتیک نتیجه اش شد ناکارآمدي آغشته به فساد و دوم اینکه این جماعت مردم را خفیف و نادان فرض می کنند و حتی اکنون

 
نیز اینگونه است. نشان به آن نشان که بخشی از این اصلاح طلبان عبدالناصر همتی را علم کردند تا مردم را به خیال خود گول بزنند». 

اتفاقا این طیف تندرو اصلاحات است که پشیزي براي جمهوریت و مردمسالاري و راي مردم ارزش قائل نیست. که اگر بود در سال 88 با

 
شورش و در سالهاي 92 و 96 با دهن کجی به مردم، به مطالبات و خواسته هاي آنان پشت نمی کرد. 



  

«محمد عطریانفر» فعال اصلاح طلب چندي پیش گفته بود «در انتخابات ریاست جمهوري 1400 حتی اگر همه نامزدهاي اصلاح طلبان

تایید می شدند، رأي نمی آوردند».  

3- جریان اصلاح طلب با 3 مسئله اساسی روبرو است. یکی کارنامه غیرقابل قبول و بسیار ضعیف است، دیگري بی برنامگی و سومین مورد
نیز فقدان پایگاه اجتماعی مناسب است. در حال حاضر مدت هاست که جریان اصلاح طلب و به خصوص افرطیون اصلاح طلب از چشم مردم

افتاده اند.  

در روزهاي گذشته «مهدي آیتی» فعال اصلاح طلب گفته بود: «آقاي خاتمی بهترین کاري را که می تواند انجام دهد نوشتن خاطرات و اعلام

بازنشستگی سیاسی است».  

4- طیف اصلاح طلب و از جمله افراطیون اصلاح طلب شریک اصلی کارنامه روحانی هستند. براساس گزارش هاي منتشر شده، طولانی ترین
رشد اقتصادي منفی سه دهه اخیر در دولت روحانی رقم خورد. در دولت روحانی، اشتغال خالص در مقایسه با دولت قبل حدود 40 درصد

 
سقوط کرد. علاوه بر این دولت روحانی پس از دولت هاشمی بالاترین تورم پس از انقلاب را به مردم تحمیل کرده است. 



 
 

دولت روحانی کشور را با شاخص فلاکت 46درصدي به دولت بعدي تحویل داد. این یعنی دولت روحانی، کشور را با بدترین وضعیت شاخص

فلاکت به دولت آینده تحویل داد.  

قیمت مسکن در دولت روحانی حدود 700 درصد افزایش یافت و اجاره بهاي مسکن نیز در این دولت افزایش سرسام آوري داشت و عملکرد
دولت روحانی در حوزه مسکن موجب شد که خانه دار شدن براي بخش قابل توجهی از جامعه تبدیل به رویا شود. براساس آمار، قیمت اقلام
خوراکی در دوره 8 ساله دولت روحانی حدود 7 برابر افزایش یافت. قیمت دلار در دولت روحانی 780 درصد گران شد و خودرو حدود 700

 
درصد گران شد. 

5- «عباس عبدي» چندي پیش در انتقاد از عملکرد همقطاران خود در مطلبی نوشته بود: «جبهه اصلاحات پس از شکست قاطع در
انتخابات 1400، پیش از هر اقدامی از جمله موضع گیري درباره برجام یا سایر امور، ابتدا باید در موجودیت خود بازنگري کند... این جبهه در

 
انتخابات 28 خرداد، یک شکست بزرگ نه از اصولگرایان، بلکه از جامعه و مردم خورد». 

واقعیت این است که جریان اصلاح طلب به هیچ عنوان صلاحیت اظهارنظر درباره مسائل کلان را ندارد؛ چرا!؟ به این دلیل که نسخه هاي این
طیف در سیاست خارجی و سیاست داخلی و عملکرد این جریان در مواردي از قبیل صنعت هسته اي و نتایج این نسخه پیچی ها، صلاحیت

اظهارنظر را از این جریان سیاسی سلب کرده است.



راه چاره ساز براي مقابله با اختلاس

منبع: روزنامه جهان صنعتشماره خبر:  550  |  تاریخ: 1400/11/21

محمد بلوري آیا تنها با اقدام قوه قضاییه براي محاکمه و مجازات عاملان اختلاس و سوءاستفاده کنندگان مالی در سازمان هاي
مختلف می توانیم بنیان این نوع تبهکاري هاي مالی را فرو ریزیم و ریشه اختلاس را برکنیم؟

 
محمد بلوري 

آیا تنها با اقدام قوه قضاییه براي محاکمه و مجازات عاملان اختلاس و سوءاستفاده کنندگان مالی در سازمان هاي مختلف می توانیم بنیان

 
این نوع تبهکاري هاي مالی را فرو ریزیم و ریشه اختلاس را برکنیم؟ 

 
محمد بلوري 

آیا تنها با اقدام قوه قضاییه براي محاکمه و مجازات عاملان اختلاس و سوءاستفاده کنندگان مالی در سازمان هاي مختلف می توانیم بنیان

 
این نوع تبهکاري هاي مالی را فرو ریزیم و ریشه اختلاس را برکنیم؟ 

بیش از دو سال است که شاهد هستیم اعضاي باندهایی هر کدام به اتهام ارتکاب میلیاردها تومان سوءاستفاده مالی و اختلاس به پاي میز
محاکمه کشانده می شوند و به زندان و پرداخت هاي میلیاردي محکوم شان می کنند اما می بینیم همچنان با کشف باندهاي تازه اي از
اختلاس کنندگان، بر تعداد پرونده هاي مربوط به سوءاستفاده کنندگان مالی افزوده می شود، اما تا ریشه هاي فساد مالی از سازمان ها و
نهادهاي دولتی کنده نشود و براي انتخاب مدیرانی صالح و باتجربه و با مهارت اقدام نکنند در تشکیلات اداري همچنان شاهد سوءاستفاده
هاي مالی کلان خواهیم بود. چراکه امروزه می بینیم، بسیاري از مدیران و کارکنان تحت نظر آنها نه براساس توانایی مدیریتی و مهارت کاري،
بلکه با وابستگی سیاسی و جناحی، بدون ارزش کاري و فقط با هم رایی با مسوولان برتر به کار گمارده می شوند و کارکنان زیردست هم در
یک زنجیره فکري هماهنگ با آنها گزینش می شوند که چنین زنجیره اي معمولا زاییده بسیاري از کج راهی ها و سوءاستفاده ها می شود تا
در انتخاب اعضا، سلامت مادي و تبحر و دانش در کار در نظر گرفته نشود، همچنان شاهد تداوم روند سوءاستفاده ها خواهیم بود. سوءاستفاده
هایی که به صورت کاخ هاي چندصدمیلیاردي در حاشیه شهرها، دامنه کوهستان یا در عمق جنگل هاي تراش خورده از درخت قد می

کشند و یا در حساب بانکی همسر و فرزندان اختلاس کنندگان ساکن اروپا یا آمریکا انباشته می شود.  

در حالی که فقر در جامعه دامن می گسترد این گروه ها همیشه سعی دارند بیگانه اي را در جمع زنجیره اي شان راه ندهند تا اسرارشان
پنهان بماند به همین خاطر بسیاري از کارشناسان کارآمد و جوانان لایق خدمت در حاشیه می مانند که یکی از انگیزه هاي مهاجرت ناگزیر
بسیاري از آنان دور ماندن از دایره خدمت به جامعه و وجود آینده اي خاکستري در کشور است که یکی از امامان جمعه حتی در هم آوایی
در اعتراض ها در نماز جمعه هفته پیش عنوان کرد: «عده اي با گرفتن رشوه هاي کلان، اختلاس و پولشویی به ثروت هایی بسیار می رسند
و برخی با سوءاستفاده از وام هاي کلان به جاي اینکه در صنعت، تولید و اشتغال یا دوا و درمان هزینه کنند، مشغول دلالی اموال منقول و
غیرمنقول شده اند. برخی از وام گیرندگان در داخل و خارج با وام ها و اعتبار هاي دریافتی، اموالی براي خود فراهم آورده اند و در حیف و
میل پول هاي دریافتی خود را ورشکسته اعلام کرده اند در حالی که ورشکستگان واقعی در زندان ها به سر می برند یا برخی دست به

 
خودکشی زده اند. 



سردار محمدرضا مقیمی رییس پلیس امنیت اقتصادي از افزایش شدید سوءاستفاده هاي مالی و اختلاس در شش ماهه نخست امسال خبر
می دهد. در حالی که تا ریشه اختلاس در سازمان ها و وزارتخانه ها خشکانده نشود، محاکمات به تنهایی، در قطع روند اختلاس چاره ساز
نخواهد بود. به گفته رییس پلیس امنیت اقتصادي در نیمه اول امسال با دستگیري متهمان دیگر 61 درصد به تعداد پرونده هاي اختلاس
نسبت به مدت مشابه در سال قبل افزوده شده است. همچنین در شش ماهه اول امسال، نسبت به مدت مشابه در سال پیش تعداد متهمان

دستگیرشده اختلاس 94 درصد بیشتر بوده و میزان ارزش ریالی مبلغ اختلاس ها هم 333 درصد افزایش داشته است.  

با توجه به آماري که رییس پلیس امنیت اقتصادي اعلام کرده تا ریشه اختلاس ها و سوء استفاده ها خشکانده نشود و انتخاب مدیران
براساس همبستگی جناحی و سیاسی انجام شود، همچنان شاهد افزایش روند اختلاس ها و سوء استفاده ها و انباشت پرونده ها در محاکم
خواهیم بود. چنانکه با محاکمه طبري معاون پیشین قوه قضاییه دیدیم اگر روند سوء استفاده ها و اختلاس ها ادامه یابد و به آن بی توجه
باشیم حتی می تواند تا راس نظام عدالت هم نفوذ پیدا کند. براي نشان دادن نفوذ متخلفان آن گونه که دکتر سعید کاظمی مدیرعامل
صندوق تعاون و رفاه سازمان نظام پزشکی پیرامون عزل شبانه و غیرقانونی اش در مصاحبه با «جهان صنعت» گفته برکناري اش تاوان مقابله
با فساد اداري و رانت خواري بوده و گفته جرم اش برخورد با یک فرد متخلف و عواملش بوده است. بسیاري از کارشناسان معتقدند بسیاري از
افرادي که در سازمان ها و ادارات دولتی استخدام می شوند، «سفارشی ها» برخی از نمایندگان و مسوولان هستند؛ سفارش شده هایی که
فرزندان، خویشاوندان یا از آشنایان و دوستانشان هستند که آشنایی و تجربه اي در کار ندارند در حالی که بیش از 40 درصد بیکاران فارغ
التحصیلان دانشگاه ها هستند و در این میان بیش از 85 درصد شغل هاي فارغ التحصیلان هم تناسبی با رشته هاي تحصیلی آنان ندارد و

 
آنچه آموخته اند در پرداختن به کارهاي عادي ناگزیر براي زندگی به کار نمی آید. 

روزنامه نگار پیشکسوت  

 
 -
-



دستیابی به توسعه متوازن اقتصادي و صنعتی با اجراي 48 مگاپروژه

منبع: ایران اکونومیستشماره خبر:  551  |  تاریخ: 1400/11/21

ایران اکونومیست-عضو اتاق بازرگانی تهران رویکرد دولت سیزدهم را براي استفاده از ظرفیت شرکت هاي بزرگ پیشران، اقدامی
منطقی و هوشمندانه دانست و گفت: اجراي 48 مگاپروژه صنعتی با منابع صنایع بزرگ، توسعه متوازن اقتصادي و صنعتی براي

اقتصاد ایران به همراه خواهد داشت.

«یحیی آل اسحاق» ، طرح دولت براي اجراي 48 پروژه بزرگ
صنعتی توسط منابع صنایع را بزرگترین سرمایه گذاري تاریخ
اقتصادي ایران دانست و اظهار کرد: سرمایه گذاري موتور
محرکه رشد و توسعه اقتصادي است، چراکه افزایش سرمایه
گذاري منجر به افزایش تولید، ارزش افزوده، درآمد، رفاه و

 
اشتغال می شود. 

وي افزود: مقوله سرمایه و سرمایه گذاري در فرآیند توسعه
اقتصادي از اهمیت بسیار و بنیادي برخوردار است. از این رو
دولت براي دستیابی به یک اقتصاد پیشرفته و پویا باید توجه

لازم بر وضع و اعمال قوانین و مقررات خاص، ایجاد بسترها و بهبود زیرساخت هاي لازم براي استفاده بهینه از منابع، امکانات، ظرفیت ها و

 
توانمندي ها و به کارگیري مدیریت اصولی، علمی و منطقی معطوف داشته باشد تا موجب تحول و پیشرفت کشور شود. 

 
رویکرد دولت براي استفاده از ظرفیت شرکت هاي پیشران، اقدام بسیار خوبی است 

وزیر اسبق بازرگانی با تاکید بر اینکه لازم است این همکاري دوجانبه ادامه دار باشد، بیان داشت: مهم ترین هدف در اجراي این پروژه هاي

 
عظیم جذب سرمایه گذاري و رسیدن به راهکارهاي مناسب جذب بیشتر سرمایه هاي داخلی است. 

آل اسحاق گفت: بررسی ها نشان می دهد که نوسانات قیمت و درآمد نفت خام، ضمانت ها و قراردادهاي بین المللی، نوسانات موثر نرخ ارز و
نرخ تورم بالا موجب افزایش میل به جذب سرمایه گذاري مستقیم خارجی براي رسیدن به رشد اقتصادي باثبات و مثبت در ایران شده و با
وجود تمایلات مثبت، میزان جذب سرمایه گذاري مستقیم خارجی به میزان کافی نبوده است؛ لذا رویکرد دولت در توجه به منابع داخلی و

 
استفاده از ظرفیت شرکت هاي بزرگ و پیشران، حرکت بسیار خوب و مبارکی است. 

 
سیاست دولت استفاده از ظرفیت هاي داخلی است 

رئیس اتاق مشترك بازرگانی ایران و عراق اضافه کرد: تامین مالی تمامی پروژه هاي زیربنایی توسط منابع عمومی دولت امکانپذیر نیست، لذا
نحوه تامین مالی و تهیه بودجه اجرایی لازم براي انجام پروژه هاي زیربنایی و بهره برداري از محصولات و خدمات حاصل از آنها، در حال

حاضر به یکی از چالش هاي پیش روي ایران و حتی کشورهاي درحال توسعه تبدیل است.  

وي استفاده از ظرفیت هاي داخلی را از جمله سیاست هاي اقتصادي موثر دولت دانست و گفت: مسئولان اقتصادي دولت به این نتیجه
رسیدند که اگر سرمایه شرکت هاي بزرگ درست هدایت شود، می توان از این منبع استفاده کرد و با تجمیع سرمایه برخی از واحدهاي



تولیدي تاثیرگذار و بزرگ که به عنوان پیشران رشد اقتصادي شناخته می شوند، اجراي طرح ها و پروژه هاي اولویت دار و استراتژیک کشور

را در دستور کار قرار دهند.  

آل اسحاق ادامه داد: سرمایه گذاري 17 میلیارد دلاري شش واحد بزرگ صنعتی و معدنی کشور براي اجراي 48 پروژه در همین راستا
ارزیابی می شود. در شرایطی که همچنان اقتصاد ایران تحت فشارهاي تحریمی قرار دارد، بزرگ ترین صنایع کشور در کنار هم منابع سرمایه

 
گذاري خوبی را براي سال آینده تامین می کنند و اقتصاد از آثار مثبت آن برخوردار خواهند شد. 

تامین مالی براي سرمایه گذاري از طریق نظام بانکی انجام می شد  

به گفته وي، حجم سرمایه گذاري ها تابع شرایط و امکاناتی است که باید براي سرمایه گذار فراهم می کردیم که همان بحث تامین مالی این
سرمایه گذاري هاست و باید از محلی تامین می شد، اما در کشور ما به هر دلیل عمده سرمایه گذاري ها مبتنی بر نظام بانکی بوده و تامین
مالی بر اساس اعتباراتی است که از بانک دریافت می شود. بازار سرمایه هم حداقل بود که نسبت تامین مالی از بازار سرمایه نسبت به نظام
بانکی 10 به 90 و گاهی 80 به 20 بوده است. در واقع آنچه از بازار سرمایه تامین می شد حدود 10 تا 20 درصد بیشتر نبود. عمدتاً تامین

 
مالی براي سرمایه گذاري یا از طریق نظام بانکی و یا آورده خود سرمایه گذار است که این آورده نیز در شرایط موجود بسیار حداقلی بود. 

 
حرکت دولت سیزدهم در توجه به بخش تولید قابل تقدیر است 

رئیس اتاق مشترك ایران و عراق، حرکت دولت سیزدهم در توجه به بخش تولید را قابل تقدیر دانست و گفت: اگر سرمایه گذاري ها در
بخش تولید به گار گرفته نشود، در آینده شاهد مشکلات جدي در این بخش خواهیم بود. رشد تولید هر کشور نیز نیازمند سرمایه گذاري
است و از نظر تامین سرمایه با مشکل روبرو بودیم به ویژه اینکه جهت گیري اعتبارات بانکی هم عمدتاً به سمت امور زودبازده مانند تجارت،

 
خدمات و... بود. 

آل اسحاق ادامه داد: همه این علل و عوامل باعث شده که در برخی سال ها سرمایه گذاري ها با مشکل همراه شود. اکنون که متوجه این
آسیب و نقصان در بخش سرمایه گذاري شدیم، می دانیم که مشکل اصلی تامین نقدینگی است. با بررسی هایی که صورت گرفت، نیز به این
رسیدیم که برخی فعالیت ها که از آن به عنوان پیشران اقتصادي یاد می کنیم مانند فولاد، معادن، پتروشیمی ها و... در طول دهه گذشته به

 
دلایل متعدد، سودهاي هنگفتی داشتند. در این میان تورم، کسري ها و تقاضاها نیز در کسب سود کلان این شرکت ها تاثیر گذار بوده است. 

دستیابی به توسعه متوازن اقتصادي و صنعتی با اجرایی 48 مگاپروژه  

وي با اشاره به اینکه به سود هنگفتی که از محل صادرات نصیب پتروشیمی ها، فولادي ها و معادن شده است، تصریح کرد: این شرکت ها
براي سرمایه گذاري مطمئن نیز با مشکلاتی مواجه و به دنبال جایی براي حفظ امنیت سرمایه شان بوده اند که وارد بازارهایی نظیر ارز یا به

عنوان سپرده در بانک ها انجام دادند که خیلی براي اقتصاد کشور سودمند نبوده است.  

وزیر اسبق بازرگانی گفت: اکنون قرار است، از محل افزایش سرمایه این شرکت ها (سود سال هاي گذشته) پروژه هاي یاد شده تامین مالی
شود و از آنجا که این شرکت ها در تامین نقدینگی با چالشی مواجه نیستند، می توان مطمئن بود که این پروژه ها در موعد مقرر به بهره

 
برداري برسند. این مگاپروژه هاي صنعتی، توسعه متوازن اقتصادي و صنعتی را براي اقتصاد به همراه خواهد داشت. 

به گزارش ایرنا، عملیات اجرایی 48 پروژه بزرگ صنعتی کشور روز یکشنبه (17 بهمن) با اعتباري معادل 17 میلیارد دلار سرمایه گذاري با

حضور رئیس جمهوري آغاز شد.  



در طرح جدید دولت که بزرگ ترین سرمایه گذاري صنعتی تاریخ ایران محسوب می شود، قرار است سرمایه گذاري 500 هزار میلیارد تومانی
(حدود 19 میلیارد دلاري) براي توسعه صنایع کشور با استفاده از منابع کارخانه هاي سود ده داخلی، اجرایی شود. شرکت معدنی و صنعتی
گل گهر، مجتمع فولاد مبارکه، شرکت ملی صنایع مس ایران، شرکت معدنی و صنعتی چادرملو، شرکت سرمایه گذاري توسعه معادن و فلزات
و شرکت گروه گسترش نفت و گاز پارسیان به عنوان «گروه پیشرانان پیشرفت ایران» مسئولیت سرمایه گذاري در این 48 پروژه بزرگ

صنعتی را بر عهده دارند.  

11 میلیارد دلار صادرات سالانه، تولید 54 میلیون تن محصول معدنی، فلزي و پتروپالایشی، معادل 20 میلیارد دلار درآمد سالانه پس از بهره
برداري و ایجاد 21 هزار شغل مستقیم و 64 هزار شغل غیرمستقیم از جمله مزیت ها و ظرفیت هاي این پروژه هاي عظیم پس از بهره

برداري است.



تعلیق پروانه فعالیت رانندگان تاکسی که واکسن نزدند/ واکسیناسیون بیش از 90

درصد تاکسیرانان کرمانی

منبع: آرمان کرمانشماره خبر:  552  |  تاریخ: 1400/11/21

مصطفی رشیدي گفت: خوشبختانه بالاي 90 درصد واکسیناسیون توسط رانندگان تاکسی اجرا شده است.

مصطفی رشیدي مدیر روابط عمومی سازمان تاکسیرانی کرمان
در رابطه با واکسیناسیون تاکسی ها و ناوگان عمومی در استان
به خبرنگار"" آرمان کرمان"" گفت: خوشبخاته بالاي 90
درصد واکسیناسیون توسط رانندگان تاکسی اجرا شده است،
زیر ده درصد هم به عنوان واکسن نزده ها هستند، که این
میزان افراد اطلاعات ناوگان از قبل در سامانه بوده و به روز
رسانی نشده و یا افرادي هم که کلا از ناوگان رفتند ولی

خوشبختانه طی بررسی هاي به عمل آمده بیشتر تاکسیرانان با توجه به شرایط سخت کاري نسبت به رعایت تمامی دستورالعمل هاي

 
بهداشتی ابلاغی و متعاقب آن، به تزریق واکسن اقدام کرده اند که قابل تقدیر است. 

وي افزود: بر اساس طرح هاي ابلاغی هر هفته به صورت میانگین اتحادیه تاکسیرانی تست هاي مثبت کرونا که در ناوگان عمومی شهر کرمان
هستند را به شهرداري اعلام می کند که بتوانیم پیگیر سلامت اشخاص باشیم که افراد دوران قرنطینه را بگذرانند و گواهی اشتغال به کار و
سلامت را به سازمان تاکسیرانی تحویل دهند، این سخت گیري ها با هدف ممانعت از شیوع ویروس کرونا و حفظ سلامتی تاکسیران ها،

خانواده هایشان و شهروندان مدنظر قرار گرفته شده است.  

رشیدي با اشاره به اینکه طبق مصوبات امنیتی کشور که به شهرداري ابلاغ کرده است، با افرادي که شیوه نامه ها را رعایت نکنند طی 3
مرحله برخورد می شود، ادامه داد: رعایت نکردن شیوه نامه ها، واکسن نزدن و رعایت نکردن پروتکل هاي بهداشتی از جمله کارهایی است

که تاکسیران ها و ناوگان هاي عمومی در استان نباید انجام دهند.  

وي تصریح کرد: اگر ناوگان هاي عمومی رعایت شیوه نامه ها را در دستور کار خود قرار ندهند در مرحله اول از فعالیتشان جلوگیري می شود
و در مرحله دوم کمیته انضباطی و جریمه نقدي، توبیخ و حتی توقیف خودرو را در روند کار داریم و در مرحله سوم از تمدید مدارك و پروانه

 
کار در تاکسیرانی جلوگیري می شود. 

رشیدي با اشاره به اینکه طرحی که طی روزهاي گذشته نیز به مرحله اجرا در آمده است و طی آن از فعالیت تاکسی هایی که نسبت به نصب
تصویر کارت واکسن دیجیتال داراي کیوآر (QR) کد و الصاق آن بر روي شیشه جلوي تاکسی، درقسمت پایین سمت راست، اقدام نکرده اند
ممانعت به عمل می آید، توضیح داد: آژانس ها نیز همانند سایر ناوگان عمومی باید شیوه نامه ها را رعایت کنند و خوشبختانه طبق اطلاعات

 
به دست آمده قریب به اتفاق همه افراد در آژانس گواهی سلامت را گرفتند. 

وي افزود: رانندگان تاکسی همانند قبل باید طرح 3 نفر مسافر را رعایت کنند و از سوار کردن 4 نفر یا بیشتر خودداري کنند و اگر شهروندان
ما شاهد این موضوع بودند این تخلف را به سامانه پیام کوتاه سازمان تاکسیرانی 10001798 یا به شماره 137 شهرداري گزارش دهند تا با



 
جدیت با این افراد برخورد شود. 

مدیر روابط عمومی سازمان تاکسیرانی کرمان گفت: شهروندان نجیب کرمانی باید مثل همیشه با ما همکاري داشته باشند تا با رعایت نکردن
شیوه نامه ها جان هم استانی هاي ما به خطر نیفتد، اگر همه مقید به رعایت دستور عمل ها باشیم زودتر از دست این ویروس منحوس کرونا

 
راحت می شویم. 

وي در پایان با اشاره به اینکه تاکسی هاي اینترنتی که در شهر فعالیت می کنند هم باید رعایت شیوه نامه ها را در دستور کار داشته باشند
ادامه داد: خوشبختانه مدیران این شرکت ها رعایت شیوه نامه رانندگان خود را رصد می کنند، ولی مردم می توانند بهترین افراد باشند براي

 
تذکر دادن و در صورت رعایت نکردن گزارش را به مدیریت هاي این مجموعه ابلاغ کنند تا همه شهروندان در سلامت کامل باشند. 

انتهاي پیام/ط



افتتاح 7 پروژه توسعه اي بندر خرمشهر به مناسبت دهه فجر/ظرفیت بندر خرمشهر

به 11 میلیون تن در سال افزایش یافت

منبع: سازمان بنادر وشماره خبر:  553  |  تاریخ: 1400/11/21
دریانوردي

7 پروژه توسعه اي با 711 میلیارد ریال اعتبار به مناسبت دهه فجر در اداره کل بندر و دریانوردي خرمشهر به بهره برداري رسید.

7 پروژه توسعه اي با 711 میلیارد ریال اعتبار به مناسبت دهه
فجر در اداره کل بندر و دریانوردي خرمشهر به بهره برداري

رسید.  
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی سازمان بنادر و دریانوردي،
نوراله اسعدي؛ مدیرکل بندر و دریانوردي خرمشهر در آئین
بهره برداري پروژه هاي توسعه اي بندر خرمشهر، اظهار داشت:
در گذشته ظرفیت بندر خرمشهر 5 میلیون تن در سال بود که
اکنون این ظرفیت به 11 میلیون تن در سال افزایش یافته و

 
توان بهره برداري از این میزان را داریم. 

وي عنوان کرد: یکی از مزیت ها و ظرفیت هاي بندر خرمشهر، واقع شدن در محدوده منطقه آزاد اروند است که باید با ساز و کار جدي از این

 
پتانسیل استفاده شود و با تسهیلات ویژه، سرمایه گذاران را براي سرمایه گذاري در بندر خرمشهر دعوت کرد. 

وي با تاکید بر اینکه ایجاد اشتغال و توسعه خرمشهر از مهم ترین اهداف بندر خرمشهر است، تاکیدکرد: غالب کارکنان اداره کل بندر و
دریانوردي خرمشهر و زیر مجموعه آن افراد بومی هستند و ما با افزایش ظرفیت هاي این بندر، اشتغال دیگر جوانان شهرستان را دنبال می

 
کنیم. 

مدیرکل بندر و دریانوردي خرمشهر گفت: اداره کل بندر خرمشهر در صدد است که در تمامی پروژه هایی در دست اجرا، تعداد قابل توجهی
را در بخش مسوولیت اجتماعی خود هدف گذاري کند که خوشبختانه احداث 8 پست اسکله در 4 نقطه از رودخانه کارون از برنامه هاي

شاخص بندر خرمشهر در حوزه اجتماعی است.  

همچنین حجت الاسلام محمد جواد عادلپور؛ امام جمعه خرمشهر در آئین بهره برداري پروژه هاي توسعه اي بندر خرمشهر،اظهار داشت: بندر
خرمشهر ظرفیت بی نظیر شهرستان خرمشهر است، بنده از اقدامات مدیرکل بندر و دریانوردي خرمشهر براي توسعه ظرفیت این بندر مهم

 
تشکر و قدردانی می کنم و امیدوارم این توسعه ها در خدمت خرمشهر باشد. 

وي با تاکید بر ضرورت لایروبی اروند و خارج سازي مغروقه ها، تاکید کرد: لایروبی اروند رود مساله حیاتی و مهم است که بدون شک

پیشرفت و توسعه منطقه و استان را به دنبال خواهد داشت.  

ساخت و نصب 8 پست اسکله پانتون فلزي شناور گردشگري، سامانه نظارت تصویري بندر خرمشهر، شناور بایندر، شناور پاك بوم 4،



ساختمان آتش نشانی پروژه ترمینال کانتینري، سوله تعمیرگاه خشکی ترمینال کانتینري و ساختمان اداري ترمینال کانتینري از پروژه هاي
بودند که به بهره برداري رسید.



تشریح مصوبات سفر رئیس جمهوري به گیلان | افزایش سرعت انتصابات بعد از دهه
فجر

منبع: گیلان بهتر نوینشماره خبر:  554  |  تاریخ: 1400/11/21

استاندار گیلان با تشریح مصوبات سفر رئیس جمهوري به گیلان و اعلام اینکه مشکلات را با رویکرد انقلابی و جهادي رفع می کنیم،
گفت: شش برنامه اصلی استان در حوزه اقتصادي با هدف ایجاد فرصت هاي شغلی جدید تدوین و به مرحله اجرا گذاشته شده است.

استاندار گیلان با تشریح مصوبات سفر رئیس جمهوري به گیلان و اعلام اینکه مشکلات را با رویکرد انقلابی و جهادي رفع می کنیم، گفت:

 
شش برنامه اصلی استان در حوزه اقتصادي با هدف ایجاد فرصت هاي شغلی جدید تدوین و به مرحله اجرا گذاشته شده است. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی استانداري گیلان؛ دکتر اسداالله عباسی چهارشنبه شب در گفت وگوي زنده تلویزیونی با مردم گیلان که از
شبکه استانی باران پخش شد، با گرامیداشت یاد خاطره امام خمینی (ره)، شهداي والامقام و دهه مبارك فجر، مهمترین دستاوردهاي

 
جمهوري اسلامی را برشمرد و گفت: اقتدار ملی، امنیت اجتماعی، دین محوري و استقلال کشور از مهمترین برکات انقلاب است. 

وي اظهار داشت: دیدگاه امام راحل عظیم الشأن و مقام معظم رهبري را یادآور می شوم که میدان دادن و توجه به مردم، مهمترین دستاورد
انقلاب و نظام جمهوري اسلامی ایران می باشد و براین مبنا تمامی سطوح مدیریتی کشور چه به صورت مستقیم یا غیرمستقیم، از طریق
مردم انتخاب می شود و خوشبختانه با همت صورت گرفته طی چهار دهه از عمر با برکت انقلاب، شاهد موفقیت و پیروزي هاي چشمگیري

هستیم.  

 
استاندار گیلان ادامه داد: هرجا هم که با چالشی مواجه هستیم، به واسطه عدم توجه به نقش آفرینی مردم و کوتاهی مدیریتی است. 

وي با بیان اینکه گیلان عزیز نیز در سایه بی مهري ها، غبار محرومیت بر چهره زیباي آن نشسته، تصریح کرد: تمام اهتمام خود را بکار

 
گرفته ایم تا مشکلات را با رویکرد انقلابی و جهادي رفع کنیم. 

نماینده عالی دولت در گیلان در خصوص دستاوردهاي سفر رئیس جمهوري به استان بیان داشت: حضور در میدان و در بین مردم، شاخصه

متمایز آیت االله دکتر رئیسی است که دانستن اطلاعات را تبدیل به دیدن و بازدید می کند تا از نزدیک از مشکلات مردم آگاه شوند.  

وي افزود: سفر آیت االله رئیسی به گیلان 179 مصوبه با مجموع 18 هزار و 923 میلیارد تومان داشت که از این رقم هفت هزار و 903

میلیارد تومان (42 درصد) در قالب تسهیلات و 11 هزار و 20 میلیارد تومان (58 درصد) در قالب اعتبارات عمرانی اختصاص یافته است.  

وي اضافه کرد: از این اعتبارات عمرانی، بالغ بر هفت هزار و 320 میلیارد تومان جزو تعهدات اعتباري سازمان برنامه و بودجه کشور، سه هزار
و 552 میلیارد تومان از محل منابع داخلی وزارتخانه ها و 148 میلیارد تومان نیز از تعهدات شوراي برنامه ریزي و توسعه استان براي سال

 
هاي 1400 تا 1402 می باشد. 

عباسی ادامه داد: از اعتبارات مربوط به تسهیلات نیز، افزون بر پنج هزار میلیارد تومان بابت تسهیلات 188 طرح تولیدي و اشتغالزا، یک هزار
و 961 میلیارد تومان پرداخت تسهیلات ازدواج جوانان و یکصد میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه براي تأمین ودیعه مسکن، 428
میلیارد تومان تسهیلات کمیته امداد امام خمینی براي اجراي هشت هزار و 549 طرح اشتغالزا بر اساس برنامه مصوب اشتغال و خودکفایی



استان، 300 میلیارد تومان تسهیلات نوسازي ناوگان حمل و نقل عمومی شهرهاي استان توسط وزارت کشور، 48 میلیارد تومان تسهیلات
بابت 65 طرح اشتغالزا و 15 میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه براي پاسخ به درخواست هاي مردمی توسط صندوق کارآفرینی پرداخت

 
خواهد شد. 

استاندار گیلان با بیان اینکه پیشتر نیز به دفعات اعلام کرده ام که مدیریت عالی استان را با برنامه عهده دار شده ام و ذیل برنامه دولت
سیزدهم، امور گیلان را به پیش می برم؛ گفت: به طور قطع بهبود وضعیت معیشت مردم که طی هشت سال گذشته، دچار تنگناهاي بسیاري

 
بوده اند به ویژه با بی ثباتی قیمت ها، شاهد بی نظمی غیر قابل قبولی در حوزه معیشت آحاد جامعه بوده ایم. 

وي تاکید کرد: چنانچه نسبت به رفع مشکل واحدهاي تولیدي اهتمام ورزیده و راهبرد توسعه اشتغال، رونق تولید و ارتقاء شاخص هاي
صادرات از استان و همچنین توجه برنامه محور به افزایش تولیدات شاخص گیلان در حوزه محصولات کشاورزي مدنظر باشد؛ می توان

بسیاري از تنگناها را بهبود بخشید.  

استاندار گیلان گفت: بعد از مدیریت کرونا؛ معیشت مردم براي دولت حائز اهمیت است، به طوري باید ضمن مهار تورم که به مرز 50 درصد

رسیده بود؛ با برنامه ریزي صحیح و هدفمند، ذخیره سازي کالاهاي اساسی و استراتژیک و نیز غذاي مردم مورد توجه ویژه قرار گیرد.  

عباسی افزود: در زمان حضور در استانداري، نزدیک یک ماه ذخیره کالاي اساسی در استان وجود داشت که از میانگین کشوري هم کمتر بود

 
درحالیکه باید بین سه تا شش ماه باشد ولی امروز خیلی خوب است و به نقطه اي رسیده ایم که نگرانی از این بابت به نفع مردم نداریم. 

وي تصریح کرد: در جلسه شوراي اداري استان در حضور رئیس جمهوري گفتم که ستاد احیاء و فعال سازي واحدهاي تولیدي با شش برنامه
اصلی استان در حوزه اقتصادي را تشکیل داده و با انجام این برنامه ها، تعداد 86 هزار فرصت شغلی جدید طی سه سال در استان ایجاد و

تعداد 44 هزار شغل موجود نیز تثبیت خواهد شد تا به هدف برنامه که نرخ بیکاري 8 درصد و نرخ رشد اقتصادي 8 درصد است، برسیم.  

استاندار گیلان اظهار کرد: توجه به اقتصاد گردشگري، اقتصاد دریامحور و اقتنصاد کشاورزي نیز از برنامه هاي مهمی ست که دنبال می شود
و معتقدم در این مسیر با استفاده از ظرفیت مشارکت مردمی و تسهیل زمینه فعالیت آنان، می توان برنامه هاي بهببود معیشتی گیلان را به

 
پیش برد. 

وي خاطر نشان کرد: هرجا از مشارکت مردم آگاه در امور مختلف بهره گرفته ایم، توانسته ایم بهترین موفقیت ها و کامیابی ها را داشته

 
باشیم و مردم هم نهایت همکاري را خواهند داشته اند. 

نماینده عالی دولت در گیلان تاکید کرد: به نفع مردم به دستگاه هاي نظارتی و مدیران اجرایی به ویژه فرمانداران اعلام می کنم که پاي کار

 
مردم محکم بایستند، کسی حق گران فروشی ندارد و باید دقت کنند که مردم دچار سختی نشوند. 

دکتر عباسی راه اندازي 383 واحد راکد و غیرفعال که قابلیت احیاء دارند (از مجموع 905 واحد غیرفعال)، راه اندازي و بازگشت به تولید
105 واحد تحت تملیک و جانشینی بانک ها، به ظرفیت کامل رساندن دو هزار و 731 واحد استان که با ظرفیت پایین (از 10 تا 90 درصد
ظرفیت تولید) در حال کار هستند، اتمام یک هزار و 72 طرح نیمه تمام اقتصادي که پیشرفت فیزیکی 10 تا 90 درصد دارند، افزایش شیفت
کاري و توسعه تولید در تعداد 70 واحد استان و تثبیت اشتغال و تولید تعداد 2 هزار و 985 واحد فعال موجود با تأمین سرمایه در گردش

 
لازم از مهمترین این برنامه هاست. 

وي تصریح کرد: با انجام شش برنامه راهبردي فوق؛ تعداد 86 هزار فرصت شغلی جدید در طی سه سال در استان ایجاد و تعداد 44 هزار

 
شغل موجود نیز تثبیت خواهد شد. 

وي خاطر نشان کرد: این کار با سرمایه گذاري 12 هزار میلیارد تومانی بخش خصوصی و تسهیلاتی بالغ بر هفت هزار و 500 میلیارد تومان

 
در قالب سرمایه ثابت و در گردش قابل انجام خواهد بود. 



وي همچنین از هدف گذاري ایجاد 23 هزار و 430 شغل جدید در استان براي سال 1401 خبر داد.  
استاندار گیلان تاکید کرد: اگر مطلع شوم سرمایه گذاري پشت درب اتاق مدیري معطل شده، آن مدیر و عوامل دخیل را نزد سرمایه گذار

 
فرستاده تا ضمن عذرخواهی، ایشان را براي سرمایه گذاري دعوت کنند. 

استاندار گیلان در ادامه گفت و گوي زنده تلویزیونی با مردم از آخرین وضعیت سواحل استان و پیشبرد این دستور مهم رئیس جمهوري نیز
سخن گفت و افزود: به دنبال تأکید آیت االله دکتر رئیسی در سفر به گیلان و در نشست با نخبگان، علماء، خانواده شهدا، ایثارگران و جمعی از
اقشار مختلف مردم استان مبنی بر لزوم آزادسازي سواحل به نفع مردم و رعایت حدود قانونی، در نخستین روز پس از این دستور بر ضرورت

تسریع در اجراي آن و گام برداشتن به صورت استوار با همکاري همه بخش ها اعم از قواي مجریه، قضاییه و مقننه تأکید داشته ام.  
وي اضافه کرد: جلسه بررسی روند آزادسازي سواحل با حضور مدیران دستگاه هاي اجرایی گام بعدي براي اجراي دستور صریح رئیس
جمهوري با فوریت و ظرف کمتر از بیست روز بود که در آن منابع طبیعی استان مکلف شد تا نسبت به شناسایی نقاط تصرف شده دستگاه
هاي دولتی با در نظر گرفتن قانون مستحدث ساحلی اقدام کند تا براي آزادسازي آن دسته از اراضی دولتی که در حریم دریا قرار دارد، اقدام

 
شود. 

وي گفت: دستور رئیس جمهوري بارقه امید را در دل مردم زنده کرد و براین مبنا تکلیف آیت االله رئیسی با مدیریت جهادي و قاطعانه اجرا

 
می شود اما برخی وانمود می کنند که فقط این موضوع مصوبه سفر بوده درحالیکه این سفر بسیار پرخیر و برکت بوده است. 

وي ادامه داد: دکتر مرتضوي معاون اجرایی رئیس جمهوري هم براي نظارت بر اجراي دستور رئیس جمهوري به گیلان سفر کرد تا از نوار

 
ساحلی، تالاب و رودخانه هاي زرجوب و گوهر رود به صورت میدانی بازدید کند. 

وي تشریح کرد: بازدیدهاي سرزده از نوار ساحلی براي نظارت جدي بر آزادسازي ساحل هم به عنوان یک تکلیف از سوي رئیس جمهوري،
محور برنامه هاي روزانه ام بود و براین مبنا از خط ساحلی در مرکز و غرب گیلان در شهرستان هاي رضوانشهر و تالش و همچنین شرق
گیلان از رودسر تا آستانه اشرفیه را بازدید و از نزدیک نحوه اجراي اقدامات را نظاره کردم تا با جدیت دستور صریح رئیس جمهوري اجرا

شود.  

استاندار گیلان در پاسخ به اینکه دغدغه هاي اصلی و توقعات جنابعالی از مردم و مسئولان استان براي افزایش همبستگی و مشارکت
اجتماعی در پیشرفت استان و رفع موانع تولید و توسعه چیست، گفت: همانطور که در جلسه شوراي اداري استان با حضور رئیس جمهوري
بیان داشتم؛ امید و اعتماد مردم به دولت کم رنگ شده در حالیکه با رأي قاطع به دولت مردمی و جهادي سیزدهم و اندیشه هاي فکري آیت
االله دکتر رئیسی، مردم امیدوار شده اند و ما مسئولان هم باید با وحدت و انسجام، تنها و تنها در اندیشه خدمت به مردم باشیم و همین

 
رویکرد، موجب توسعه پایدار در گیلان می شود. 

عباسی یادآورشد: در روز معارفه خود به عنوان استاندار گیلان پیرو دستور اکید مقام عالی وزارت کشور، پنجره واحد سرمایه گذاري و تسهیل
کسب و کار را طی 45 روز راه اندازي کردیم و تا زمان حاضر افزون بر 50 مجوز بی نام صادر شده ضمن آنکه در جلسات مختلف هم به
مدیران تأکید کرده ام با رفع بروکراسی هاي زائد اداري و گشوده گذاشتن درب اتاق هاي خود به روي سرمایه گذاران به ویژه در بخش تولید،

 
بسترساز تحقق توسعه استان باشند. 

وي اضافه کرد: البته از همان روز اول فعالیت خود، پشت میز ننشسته ام بلکه با بررسی میدانی و بازدید از واحدهاي تولیدي مخصوصا آن
هایی که داراي مشکل هستند، کارگروه رفع موانع تولید را در آنجا برگزار کرده و به مدیران دستگاه هاي متولی و مدیران بانک ها نیز تکلیف
کرده ام با ارائه تسهیلات لازم در بخش سرمایه در گردش، زمیه به چرخش درآوردن چرخ واحدهاي تولیدي و تثبیت اشتغال در استان را

 
فراهم آورند. 

وي بیان کرد: از همین جا و از طریق رسانه ملی؛ به همه سرمایه گذاران در استان و حتی آن هایی که خارج از استان و یا خارج از کشور
هستند به ویژه گیلانیانی که نسبت به استان خود تعصب دارند، اعلام می کنم که در مقطع کنونی، گیلان داراي بهترین شرایط براي سرمایه



گذاري است و دست آنان را براي توسعه استان عزیزمان، به گرمی می فشارم.  

نماینده عالی دولت در پایان صحبت هاي خود با مردم گیلان با قدردانی ویژه از گیلانیان گفت: دولت انقلابی و مردمی سیزدهم برگرفته از

 
اراده و عزم خود مردم است و در انحصار گروه و جریان خاصی نبوده و نیست. 

عباسی تصریح کرد: بعنوان فرزند گیلان، با افتخار و با جان و دل و بهره گیري از توانمندي ها، تجارب و تخصص و آنچه اندوخته ام؛ بکوشیم

 
با کمک و یاري مردم عزیز، نخبگان، فرهیختگان و جوانان دست به دست هم گیلان را به جایگاه ارزشمند خود خواهیم رساند. 

وي بیان داشت: اگر امروز در طلیعه چهل و چهارمین بهار انقلاب شکوهمند اسلامی که فرصت خدمت فراهم است، به کمک هم نیاییم،

 
گیلان عزیز ما آسیب می بیند. قطار توسعه و پیشرفت گیلان حرکت کرده و به طور قطع من هم دغدغه معیشت و رفاه مردم را دارم. 

وي با بیان اینکه از اعتماد دولت و تمام ظرفیت ها براي خدمت به نفع مردم استفاده می کنم؛ افزود: نظرات مختلف براي آبادانی گیلان را

 
می شنوم و دست همه را به گرمی براي توسعه استان می فشارم. 

وي ادامه داد: انتصابات در استان بعد از دهه فجر سرعت بخشیده می شود و از افراد با تجربه، انقلابی و جوان براي رشد و تعالی گیلان بهره
می گیرم.



اجراي 6 برنامه اصلی براي ایجاد فرصت هاي شغلی در گیلان

اجراي 6 برنامه اصلی براي ایجاد فرصت هاي شغلی در گیلان

منبع: گیلان پیشروشماره خبر:  555  |  تاریخ: 1400/11/21

استاندار گیلان از اجراي 6 برنامه اصلی در حوزه اقتصادي با هدف

 
ایجاد فرصت هاي شغلی جدید در این استان خبر داد. 

به گزارش پایگاه خبري گیلان پیشرو؛ استاندار گیلان دیشب در گفتگوي زنده تلویزیونی با مردم گیلان که از شبکه استانی پخش شد
با تشریح مصوبات سفر رئیس جمهوري به گیلان گفت: 6 برنامه اصلی استان در حوزه اقتصادي با هدف ایجاد فرصت هاي شغلی

 
جدید تدوین و به مرحله اجرا گذاشته شده است. 

دکتر اسداالله عباسی گفت : سفر آقاي رئیسی به گیلان 179 مصوبه با مجموع 18 هزار و 923 میلیارد تومان داشت که از این رقم 7 هزار و
903 میلیارد تومان معادل 42 درصد در قالب تسهیلات و 11 هزار و 20 میلیارد تومان معادل 58 درصد در قالب اعتبارات عمرانی اختصاص

 
یافته است. 

وي اضافه کرد: از این اعتبارات عمرانی ، افزون بر 7 هزار و 320 میلیارد تومان جزو تعهدات اعتباري سازمان برنامه و بودجه کشور، 3 هزار و
552 میلیارد تومان از محل منابع داخلی وزارتخانه ها و 148 میلیارد تومان نیز از تعهدات شوراي برنامه ریزي و توسعه استان براي سال هاي

 
1400 تا 1402 است. 

استاندار گیلان گفت : از اعتبارات مربوط به تسهیلات نیز ، افزون بر 5 هزار میلیارد تومان بابت تسهیلات 188 طرح تولیدي و اشتغالزا، هزار
و 961 میلیارد تومان براي پرداخت تسهیلات ازدواج جوانان و صد میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه براي تأمین ودیعه مسکن، 428
میلیارد تومان تسهیلات کمیته امداد امام خمینی براي اجراي 8 هزار و 549 طرح اشتغالزا بر اساس برنامه مصوب اشتغال و خودکفایی
استان، 300 میلیارد تومان تسهیلات نوسازي ناوگان حمل و نقل عمومی شهر هاي استان از سوي وزارت کشور، 48 میلیارد تومان تسهیلات
بابت 65 طرح اشتغالزا و 15 میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه براي پاسخ به درخواست هاي مردمی از سوي صندوق کارآفرینی پرداخت

خواهد شد.  

دکتر اسداالله عباسی تاکید کرد: چنانچه نسبت به رفع مشکل واحد هاي تولیدي اهتمام ورزیده و راهبرد توسعه اشتغال، رونق تولید و ارتقاء
شاخص هاي صادرات از استان و همچنین توجه برنامه محور به افزایش تولیدات شاخص گیلان در حوزه محصولات کشاورزي مدنظر باشد؛

می توان بسیاري از تنگنا ها را بهبود بخشید.  

وي تصریح کرد: در جلسه شوراي اداري استان در حضور رئیس جمهوري گفتم که ستاد احیاء و فعال سازي واحد هاي تولیدي با شش برنامه
اصلی استان در حوزه اقتصادي را تشکیل داده و با انجام این برنامه ها، تعداد 86 هزار فرصت شغلی جدید طی سه سال در استان ایجاد و

 
تعداد 44 هزار شغل موجود نیز تثبیت خواهد شد تا به هدف برنامه که نرخ بیکاري 8 درصد و نرخ رشد اقتصادي 8 درصد است، برسیم. 

استاندار گیلان توجه به اقتصاد گردشگري، اقتصاد دریامحور و اقتصاد کشاورزي را نیز از برنامه هاي مهمی دانست که می توان با استفاده از

 
ظرفیت مشارکت مردمی و تسهیل زمینه فعالیت آنان، برنامه هاي بهبود معیشتی گیلان را پیش برد.  



وي تاکید کرد: به نفع مردم به دستگاه هاي نظارتی و مدیران اجرایی به ویژه فرمانداران اعلام می کنم که پاي کار مردم محکم

بایستند، کسی حق گران فروشی ندارد و باید دقت کنند که مردم دچار سختی نشوند.  

دکتر عباسی راه اندازي 383 واحد راکد و غیرفعال که قابلیت احیاء دارند (از مجموع 905 واحد غیرفعال)، راه اندازي و بازگشت به تولید
105 واحد تحت تملیک و جانشینی بانک ها، به ظرفیت کامل رساندن دو هزار و 731 واحد استان که با ظرفیت پایین (از 10 تا 90 درصد
ظرفیت تولید) در حال کار هستند، اتمام یک هزار و 72 طرح نیمه تمام اقتصادي که پیشرفت فیزیکی 10 تا 90 درصد دارند، افزایش شیفت
کاري و توسعه تولید در تعداد 70 واحد استان و تثبیت اشتغال و تولید تعداد 2 هزار و 985 واحد فعال موجود با تأمین سرمایه در گردش

 
لازم از مهمترین این برنامه هاست. 

وي تصریح کرد: با انجام 6 برنامه راهبردي فوق ؛ تعداد 86 هزار فرصت شغلی جدید در طی سه سال در استان ایجاد و تعداد 44 هزار شغل

 
موجود نیز تثبیت خواهد شد. 

وي خاطر نشان کرد: این کار با سرمایه گذاري 12 هزار میلیارد تومانی بخش خصوصی و تسهیلاتی بالغ بر هفت هزار و 500 میلیارد تومان

 
در قالب سرمایه ثابت و در گردش قابل انجام خواهد بود. 

وي همچنین از هدف گذاري ایجاد 23 هزار و 430 شغل جدید در استان براي سال 1401 خبر داد.  

استاندار گیلان تاکید کرد: اگر مطلع شوم سرمایه گذاري پشت درب اتاق مدیري معطل شده، آن مدیر و عوامل دخیل را نزد سرمایه گذار

فرستاده تا ضمن عذرخواهی، ایشان را براي سرمایه گذاري دعوت کنند.    

استاندار گیلان در ادامه گفت و گوي زنده تلویزیونی با مردم از آخرین وضعیت سواحل استان و پیشبرد این دستور مهم رئیس جمهوري نیز
سخن گفت و افزود: به دنبال تأکید دکتر رئیسی در سفر به گیلان و در نشست با نخبگان، علماء، خانواده شهدا، ایثارگران و جمعی از اقشار
مختلف مردم استان مبنی بر لزوم آزادسازي سواحل به نفع مردم و رعایت حدود قانونی، در نخستین روز پس از این دستور بر ضرورت تسریع

 
در اجراي آن و گام برداشتن به صورت استوار با همکاري همه بخش ها اعم از قواي مجریه، قضاییه و مقننه تأکید داشته ام. 

وي اضافه کرد: جلسه بررسی روند آزادسازي سواحل با حضور مدیران دستگاه هاي اجرایی گام بعدي براي اجراي دستور صریح رئیس
جمهوري با فوریت و ظرف کمتر از بیست روز بود که در آن منابع طبیعی استان مکلف شد تا نسبت به شناسایی نقاط تصرف شده دستگاه
هاي دولتی با در نظر گرفتن قانون مستحدث ساحلی اقدام کند تا براي آزادسازي آن دسته از اراضی دولتی که در حریم دریا قرار دارد، اقدام

شود.  

وي ادامه داد: دکتر مرتضوي معاون اجرایی رئیس جمهوري هم براي نظارت بر اجراي دستور رئیس جمهوري به گیلان سفر کرد تا از نوار

ساحلی، تالاب و رودخانه هاي زرجوب و گوهر رود به صورت میدانی بازدید کند.  

وي تشریح کرد: بازدید هاي سرزده از نوار ساحلی براي نظارت جدي بر آزادسازي ساحل هم به عنوان یک تکلیف از سوي رئیس جمهوري،
محور برنامه هاي روزانه ام بود و براین مبنا از خط ساحلی در مرکز و غرب گیلان در شهرستان هاي رضوانشهر و تالش و همچنین شرق
گیلان از رودسر تا آستانه اشرفیه را بازدید و از نزدیک نحوه اجراي اقدامات را نظاره کردم تا با جدیت دستور صریح رئیس جمهوري اجرا

شود.



مطالبات اتحادیه هاي علمی دانشجویی در چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب

منبع: خبر داغشماره خبر:  556  |  تاریخ: 1400/11/21

نشست «مطالبات اتحادیه هاي علمی دانشجویی در چهل سومین سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی» با حضور جمعی از ادوار و دبیران
اتحادیه هاي علمی دانشجویی کشور در خبرگزاري فارس برگزار شد.

به گزارش خبرداغ به نقل از فارس، دهمین روز از دهه فجر انقلاب اسلامی در سال جاري با عنوان « انقلاب اسلامی، جهش علمی،

 
نخبه پروري، تمدن اسلامی» نامگذاري شده است. 

اتحادیه ها و انجمن هاي علمی دانشجویی به عنوان بزرگترین مجموعه هاي دانشجویی کشور جزو مجموعه هاي فعال دانشجویی در دانشگاه
هاي کشور هستند که جوانان فعال در آنها نقش برجسته اي در پیشرفت هاي علمی کشور دارند و ظرفیت هاي بسیاري را در دانشگاه هاي
سراسر کشور در اختیار دارند که با بهره وري مناسب از این بستر پیرو فرمایشات اخیر مقام معظم رهبري در باره اعتماد نقطه زن به جوانان
متخصص و فعال علمی کشور و همچنین منویات ایشان در بیانیه گام دوم انقلاب در خصوص محوریت جوانان متخصص و متعهد انقلابی

 
جهت تحقق نظام پیشرفته اسلامی می توان گام هایی استوار در مسیر توسعه علم محور ایران عزیز برداشت. 

با توجه به جایگاه اتحادیه ها و تشکل هاي دانشجویی علمی، و همچنین با توجه به نامگذاري دهمین روز از دهه فجر انقلاب اسلامی در سال
1400 نشستی با عنوان «مطالبات اتحادیه هاي علمی دانشجویی در چهل سومین سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی» را با حضور جمعی از ادوار

 
و دبیران فعلی اتحادیه هاي علمی دانشجویی کشور در خبرگزاري فارس برگزار کردیم. 

در این نشست هر یک از فعالین علمی دانشجویی کشور، مطالبات را در حوزه فعالیت اتحادیه هاي علمی مطرح کرده و از مسئولان وزارت

 
علوم و نهادهاي مرتبط خواستند تا به این مطالبات توجه شود. 

توزیع ناعادلانه امکانات و بی توجهی به فعالین علمی کشور علی رغم تاکیدات رهبر معظم انقلاب، عدم استفاده از ظرفیت بی نظیر اتحادیه
هاي علمی، عدم بکارگیري ادوار و فعالین علمی دانشجویی کشور در سطوح مدیریتی، عدم اطلاع بسیاري از مسئولین کشور از وجود ظرفیت
عظیم اتحادیه هاي علمی با بیش از بیست سال سابقه، ضعف جدي رسانه هاي خبري و رادیویی و تلویزیونی در ارائه تصویري درست و واقعی
از فعالیت هاي گسترده اتحادیه هاي علمی دانشجویی کشور، شرح دستاوردها و زمینه هاي فعالیت اتحادیه هاي علمی و لزوم علم گرایی و

 
تخصص محوري در اداره امور کشور از مواردي بود که فعالین تشکل هاي علمی دانشجویی در این نشست به آن اشاره کردند. 

مشروح این نشست در ادامه آمده است:  

 
شاهد نادیده گرفتن اتحادیه ها و تشکل هاي علمی دانشجویی هستیم 

کمیل یزدانی دبیر سابق اتحادیه انجمن هاي علمی دانشجویی مهندسی برق، مهندسی پزشکی، مهندسی انرژي و ماشین هاي ریلی کشور در
این نشست گفت: اتحادیه ها و انجمن هاي علمی دانشجویی به عنوان بزرگترین نهاد دانشجویی کشور فعالیت هاي گسترده اي را از بدو
تاسیس در بیست و دو سال گذشته در عرصه هاي ملی و بین المللی رقم زده اند و بطور سالانه با برگزاري بیش از 50 رویداد ملی و بیش از
5 رویداد بین المللی پرکارترین نهاد فعال دانشجویی کشور محسوب می شوند که همواره در سطوح دانشجویی مورد استقبال اقشار مختلف

 
دانشجویان قرار داشته اند. 



رئیس سابق سازمان علمی دانشجویی مهندسی برق کشور افزود: این نهاد دانشجویی حوزه هاي فعالیتی گسترده اي را تعمیم می دهد که از
آن جمله می توان به انجام فعالیت هاي پژوهشی، علمی و تحقیقاتی، برگزاري کارگاه هاي آموزشی، مهارتی و کاربردي، برگزاري دوره هاي
آموزشی نرم افزارهاي تخصصی، برگزاري همایش ها، سمینارها، کنفرانس ها، سخنرانی هاي علمی و جشنواره ها، بازدیدهاي علمی و
سفرهاي تحقیقاتی، نشست هاي تخصصی، انتشار نشریات کاغذي و الکترونیکی چند زبانه، برگزاري مسابقات علمی ملی و بین المللی، ارائه
مقاله هاي علمی و پژوهشی درکنفرانس ها، برگزاري نمایشگاه ها، بزرگداشت و تقدیر از مفاخر علوم و دانشجویان برگزیده، تالیف و ترجمه

 
کتاب، فعالیت هاي حوزه IT، چاپ مقالات علمی در مجلات علمی داخل و خارج از کشور و فعالیت در حوزه کارآفرینی و اشتغال اشاره کرد. 

عضو سابق شوراي سیاستگذاري بر انجمن هاي علمی وزارت علوم تاکید کرد: هر یک از حوزه هاي فعالیتی بیان شده در جشنواره بین المللی
حرکت وزارت علوم تحقیقات و فناوري که محلی براي ارائه دستاوردهاي اتحادیه ها و انجمن ها و فعالین علمی دانشجویی و بزرگترین
جشنواره دانشجویی کشور است، داراي حوزه رقابتی جداگانه اي ست که هر ساله مجموعه فعالین علمی دانشجویی در آن به رقابت می

 
پردازند. 

دانشجوي دکتري مهندسی برق دانشگاه شهید بهشتی اضافه کرد: علی رغم این حجم از دامنه اثرگذاري اتحادیه هاي علمی دانشجویی در
سطح کشور و فعالیت هاي گسترده اي که در حوزه هاي علمی، پژوهشی، فناوري و کارآفرینی انجام می دهند، کمترین توجهی به آن ها از
سوي نهادهاي مختلف کشور در جهت استفاده از ظرفیت این فعالین دانشجویی، به خصوص در دوران پس از مسئولیتشان نمی گردد و این

 
جاي بسی تاسف دارد. 

 
 

وي افزود: این در حالی است که رهبر معظم انقلاب همواره بر لزوم توجه به اجتماع و گعده هاي علمی دانشجویی تاکید داشته اند تا آنجا که
فرمودند "در دفاع از حرکت علمی کشور، تا نفَس دارم کوتاه نخواهم آمد". این مهم آنقدر از نظر ایشان حائز اهمیت است که حتی در بیانیه
گام دوم انقلاب نیز به عنوان اولین سرفصل در توصیه هاي خود به موضوع علم و پژوهش، حتی بالاتر از موضوع معنویت و اخلاق یا اقتصاد
پرداخته اند. در بخشی دیگر از فرمایشات ایشان در بیانیه گام دوم نیز جوانان نخبه متعهد انقلابی به عنوان مهمترین ظرفیت امیدبخش

کشور در تحقق نظام پیشرفته اسلامی قلمداد شده اند.  

یزدانی تصریح کرد: حال آنکه علی رغم منویات مقام معظم رهبري و تاکیدات موکد ایشان در دیدارهاي مختلف در خصوص این مسئله هنوز

هم شاهد نادیده انگاري فعالین علمی دانشجویی در نشست ها و دیدارهاي مختلف و مرسوم دانشجویی و نخبگانی هستیم.  

وي ادامه داد: یکی از درخواست هاي ما این است که اتحادیه هاي علمی دانشجویی به عنوان بزرگترین نهاد دانشجویی کشور، در دیدار با
رهبر انقلاب که همواره صحبت ها و رهنمودهاي ایشان مرهمی بر تمامی دردها و آلام و سختی هاي راه پر فراز و نشیب مان بوده، بتوانند



 
یک نماینده براي بیان مسائل داشته باشند 

این فعال علمی دانشجویی اضافه کرد: واقعیت این است که حتی می توان گفت بسیاري از مسئولین در سطح وزارت علوم نیز از وجود چنین

 
اتحادیه هایی بی خبرند و این یک فاجعه است. 

وي گفت: بخشی از این مسئله نیز ناشی از کم کاري رسانه هاست. عدم پوشش رسانه اي از فعالیت هاي گسترده تشکل هاي علمی
دانشجویی، عدم وجود خبرنگاران مرتبط در حوزه علمی دانشجویی و حوزه دانشگاه، عدم ارتباط با اتحادیه هاي علمی دانشجویی بعنوان
بزرگترین نهاد دانشجویی کشور و ضعف در شناساندن این ظرفیت بزرگ علمی و نخبگانی به عموم مردم باعث شده تا تمامی توجهات
معطوف و متمرکز بر تشکل هاي سیاسی و اسلامی گردد و این خلاف رویه علم محوري در امور است و صرفا باعث گسترده شدن جبهه

گرایی و طیف گرایی و در اصطلاح سیاسی بازي بدور از علم گرایی و منطق می گردد.  

 
لزوم توجه مسئولان به جایگاه انجمن هاي علمی دانشجویی 

صیاد شیخی ئیلانلو دبیر سابق اتحادیه انجمن هاي علمی دانشجویی محیط زیست کشور در این نشست گفت: امروزه در کشور بحران هاي
محیط زیستی زیادي از جمله آلودگی هوا، کاهش منابع آب، فرونشست زمین، فرسایش خاك، از بین رفتن تنوع زیستی و تولید انبوه پسماند
نشان می دهد که رویکردهاي سیاسی و نگاه سیاسی به مدیریت محیط زیست نمی تواند از بروز بحران هاي محیط زیست جلوگیري یا آن را

حل کند. در واقع ما امروز نیازمند نگرش علمی و تخصصی به موضوعات کشور از جمله محیط زیست هستیم.  

وي ادامه داد: بر همین اساس تا وقتی که جایگاه انجمن هاي علمی دانشجویی به عنوان بدنه هاي پویا و فعال دانشگاهی و پل ارتباطی بین

دانشگاه، جامعه و صنعت در اولویت مدیران و تصمیم گیران نباشد، دانش و علم در مباحث مدیریتی و بخش اجرایی ما جایی نخواهد داشت.  

این فعال دانشجویی گفت: فعالین انجمن هاي علمی دانشجویی و اتحادیه هاي علمی کشور به عنوان افراد با تجربه در حوزه هاي مدیریتی و
با قرار گیري در فضاي تعاملی تشکل هاي دانشجویی این قدرت و تجربه را دارند، تا بتوانند در راستاي مدیریت هاي خرد و کلان کشوري
ورود پیدا کنند. اما متاسفانه در دهه هاي گذشته ورود به جایگاه هاي مدیریتی در کشور نه بر اساس علم و تخصص بلکه بر اساس جهت

 
گیري هاي سیاسی و از میان تشکل هاي فعال در حوزه هاي سیاسی صورت گرفته است. 

 
 

وي افزود: در واقع فعالین انجمن هاي علمی دانشجویی و اتحادیه هاي علمی پس از سال ها تلاش و تجربه هیچ جایگاهی در مباحث

 
مدیریتی و تصمیم گیري نداشته و حتی در بدنه کارشناسی نیز به این قشر توجهی نشده است. 



شیخی تاکید کرد: همچنین فعالین علمی کشور در صورت راه اندازي کسب و کارها و شرکت هاي مشاور نیز به دلیل عدم باورپذیري
مسئولان به جوانان و فعالان علمی دانشجویی نتوانسته اند در این خصوص هم موفق شوند. عملا بستري براي حمایت از این کسب و کارهاي
مستقل در کشور وجود نداشته و عمدتا فعالین علمی پس از تلاش هاي بسیار و ناامید از ورود به ساختار اجرایی کشور از این عرصه کنار

رفته و بخش بزرگی از آنها در تلاش براي مهاجرت هستند.  

وي گفت: اتحادیه انجمن هاي علمی دانشجویی محیط زیست با وجود اینکه یک شبکه نوپا در ساختار شبکه هاي دانشجویی کشور است،
توانسته در فعالیت هاي خود اقدامات قابل توجهی را در خصوص فعالیت هاي آموزشی و ارتباط و تعامل دانشجویان با فضاي کسب و کار و
ارتباط با جامعه را ایفا نماید. با وجود اینکه اتحادیه هاي علمی دانشجویی از حداقل حمایت هاي لازم نیز برخوردار نیستند، فعالین
دانشجویی این حوزه توانسته اند با رویکردهاي مدیریتی و تعاملی، فعالیت هاي ماندگاري را بر جاي بگذارند. البته که برخی از طرح هاي و

ایده هاي موفق این شبکه هاي دانشجویی نیز به دلیل عدم حمایت متوقف شده و یا به کندي پیش می روند.  

دبیر سابق اتحادیه انجمن هاي علمی دانشجویی محیط زیست کشور اظهار داشت: امروزه به جرات می توان گفت در دو سال اخیر شبکه
علمی دانشجویی حوزه محیط زیست توانسته بیش از چند صد برنامه مختلف را طرح ریزي و با حضور چند ده هزار نفر برگزار کند. ظرفیتی
که در کمتر ارگانی با وجود بودجه هاي کلان تخصیص یافته به آنها می توان این را دید. لذا زمان آن رسیده است که نگاهمان به شبکه

 
علمی دانشجویی کشور را تغییر داده و آنها را شبکه هاي تاثیر گذار در سیستم آموزشی و مدیریتی در کشور برشماریم. 

 
 

وي گفت: تا به امروز عدم حمایت ها و ساختار هاي پیچیده و غیر ضروري موجب کاهش انگیزه هاي فعالیتی در تشکل هاي علمی
دانشجویی شده و آنها را از فضاي علمی کشور دور کرده است. اگر امروز نتوانیم این چالش ها را برطرف کرده و به ابزارهاي حمایتی و

 
تشویقی تشکل هاي علمی دانشجویی در کشور روي نیاوریم به زودي شاهد فروپاشی بزرگترین ساختار دانشجویی در کشور خواهیم بود. 

این فعال دانشجویی گفت: حذف ساختارهاي اداري غیر ضروري براي فعالیت تشکل هاي دانشجویی و افزایش قدرت استقلال و تصمیم
گیري توسط جایگاه حقوقی این تشکل ها، افزایش مشوق هاي دانشجویی در جهت افزایش انگیزه هاي فعالیتی در تشکل هاي علمی
دانشجویی، توجه ویژه به ادوار تشکل هاي علمی دانشجویی در جهت پست هاي مدیریتی بر اساس سابقه و تجربه فعالیت هاي مدیریتی آنها،
ایجاد ساختارهایی براي حضور ادوار تشکل هاي علمی دانشجویی و اتحادیه هاي علمی دانشجویی در کنار مدیران اجرایی، استفاده از ظرفیت

 
هاي تشکل هاي علمی دانشجویی در تصمیم سازي و اجراي قوانین کشوري در حوزه هاي مختلف 

توجه به ساختارهاي علمی دانشجویی در رویکردهاي آموزشی و ترویجی در کشور از پیشنهادات و مطالباتی است که می تواند موجب افزایش

انگیزه فعالیت هاي دانشجویان شود.  

 
لزوم توجه به تشکل ها و اتحادیه هاي دانشجویی علمی و استفاده از ظرفیت آنها 



روشنک مرادي دبیر اتحادیه انجمن هاي علمی دانشجویی مهندسی برق، مهندسی پزشکی، مهندسی انرژي و ماشین هاي ریلی کشور هم در
این نشست درباره فعالیت هاي این اتحادیه گفت: اتحادیه انجمن هاي علمی دانشجویی مهندسی برق به عنوان بزرگترین تشکل علمی

دانشجویی کشور بود که در دو سال پیاپی موفق به کسب دو عنوان در میان اتحادیه هاي برتر کشور شده است.  

وي تاکید کرد: در حال حاضر با عضویت بیش از 200 انجمن علمی در رشته هاي مهندسی برق، مهندسی پزشکی، مهندسی انرژي و راه

آهن از دانشگاه هاي دولتی، آزاد و فنی حرفه اي سراسر کشور مشغول فعالیت است.  

این فعال دانشجویی تصریح کرد: اتحادیه مهندسی برق به عنوان یکی از پویاترین اتحادیه هاي کشور و متشکل از 14 کمیسیون اصلی طی

 
23 سال گذشته به عنوان نماینده دانشجویان مهندسی برق به فعالیت هاي تاثیرگذاري در حیطه هاي مربوطه پرداخت است. 

وي درباره شاخص ترین فعالیت هاي اتحادیه گفت: برگزاري بیستمین دوره کنفرانس ملی دانشجویی مهندسی برق ایران، همکاري در
برگزاري دومین کنفرانس ملی مهارت هاي نوین در مهندسی برق و کامپیوتر و فن آوري ارتباطات، همکاري در ششمین کنفرانس پردازش
سیگنال و سیستم هاي هوشمند ایران، برگزاري نمایشگاه ملی و مسابقه ملی رباتیک هیرکان و برگزاري جشنواره ملی کارگاه هاي مهندسی
ایران با حضور 15 دانشگاه برتر کشور و برگزاري بیش از 20 رویداد علمی در زمینه هاي مختلف مهندسی و شرکت بیش از 500 دانشجو در

 
این رویدادها از شاخص ترین فعالیت هاي اتحادیه است که به تازگی صورت گرفته اند. 

 
 

این دانشجوي کارشناسی مهندسی برق دانشگاه اصفهان گفت: اتحادیه تا به امروز متولی برگزاري 20 دوره کنفرانس ملی دانشجویی
مهندسی برق، 9 دوره مسابقه ملی رباتیک موش هاي هوشمند (شامل 12 لیگ متفاوت)، 5 دوره مسابقه دانشجویان برتر، انتشار بیش از
سالانه 20 مجله دانشجویی در دانشگاه ها و رشته هاي مختلف و برگزاري سالانه بیش از صدها رویداد آموزشی در سراسر کشور است و تلاش

 
ما بر آن بوده است که علاوه بر رویدادهاي علمی، فعالیت هاي فرهنگی و اجتماعی نیز انجام شود. 

وي افزود: تمامی این فعالیت ها در شرایطی انجام می گیرند که اتحادیه هاي علمی دانشجویی از جمله اتحادیه برق، فاقد هرگونه حمایت
مستقیم و توجه نهادهاي دولتی حاضر در کشور هستند و به صورت کاملا داوطلبانه به فعالیت هاي خود ادامه می دهند و همین امر عرصه را
به جهت شکوفایی این جامعه علمی و داراي پتانسیل بارز در راهبرد اهداف جوامع دانشجویی کشور، بر انجمن ها و اتحادیه هاي علمی
دانشجویی تنگ کرده است و متاسفانه بوي بهبود ز این اوضاع نمی شنویم، به شکلی که شاهد این پدیده هستیم که هرساله تعداد انجمن

هاي علمی و اعضاي آن ها رو به کاهش هستند.  

مرادي تاکید کرد: متاسفانه اتحادیه هاي علمی از هر سمت رانده شده اند به شکلی که نه اساتید، نه نهادهاي دولتی و نه حتی دانشگاه ها که



خود مسئول پرورش این تشکل ها هستند در اکثر موارد توجهی نثار فعالین علمی-دانشجویی کشور نمی کنند و حتی امتیازات و مزایایی که
سابقا شاید روزنه انگیزه اي براي اعضاي اینگونه تشکل ها بود، طی سال هاي اخیر و به مرور کاهش پیدا کرده یا به صورت کامل حذف شده

 
اند! 

دانشجوي کارشناسی مهندسی برق دانشگاه اصفهان گفت: تا زمانی که ما خود را موظف ندانیم که این اشتیاق و انرژي جوانان جویاي
یادگیري و علم را به سمت مناسبی هدایت کرده و سازمان دهی کنیم، تفکر "ساختن" وطن عزیزمان توسط همین جوانان و نعمت حفظ

 
حضور آن ها، امیدي واهی است. 

وي ادامه داد: امید است پیش از آنکه فعالین علمی دانشجویی خود را طرد شده از جوامع علمی و دانشجویی کشور بیایند چاره اي به جهت

 
حل و بهبود این معظل و استفاده از این ظرفیت شگرف علمی اندیشیده شود. 

 
موضوع جوانگرایی باید جدي گرفته شود 

علیرضا خسروزاده دبیر اتحادیه انجمن هاي علمی دانشجویی علوم سیاسی هم در ادامه گفت: تخصص گرایی و چرخش نسلی نخبگان لازمه
توسعه یافتگی نظام هاي سیاسی است. اگر این چرخش اتفاق صورت نگیرد و هرکس بر اساس توانایی هاي خود نتواند وارد عرصه اجرایی

 
شود، هم سیستم دچار ناکارآمدي خواهد شد و هم جامعه به رخوت دچار می شود. 

دانشجوي کارشناسی ارشد مطالعات خاورمیانه و شمال آفریقا دانشگاه علامه طباطبایی تاکید کرد: یکی از ضروریات امروز جامعه ما بحث
سیاست و جوانان است. جوانانی که تحصیلات دانشگاهی دارند، در تشکل هاي مدنی و دانشگاهی فعال بوده اند و امروز قصد ورود به دستگاه

 
هاي اجرایی و قانون گذاري دارند اما با موانعی روبرو هستند. 

وي ادامه داد: یکی از این موانع عدم توجه دستگاه هاي اجرایی به جوان گرایی و فرصت به مدیران جوان است. البته که مدیران جوان هم
نیازمند آموزش هستند؛ به یکباره نمی توان فردي را صرفا بخاطر جوان بودن در منصب اجرایی منصوب کرد. بلکه اولا تخصص لازم است و
دوما همین تشکل هاي دانشجویی و سازمان هاي مردم نهاد در بیرون از دانشگاه می توانند ملاکی براي توانمندي اجرایی افراد در نظر گرفته

 
شوند. 

وي گفت: امروزه به دلیل گستردگی که برخی تشکل ها از جمله اتحادیه ها و مجامع انجمن هاي علمی دانشگاه ها دارند می توانند زمینه

مناسبی براي پرورش نیروهاي اجرایی باشند.  

 
 



دبیر سابق انجمن علمی روابط بین الملل دانشگاه علامه افزود: یکی دیگر از موانع ورود جوانان به عرصه سیاست موانع قانونی نظیر حداقل
سن ورود به نهادهاي قانون گذاري است. امروزه در برخی کشورها این مانع برداشته شده است و در کشور هم ما بهتر است در نهادهایی که

 
امکانش فراهم است از مسئولان جوان استفاده شود. 

وي تصریح کرد: افزون بر این، گاهی برخی مسئولین دستگاه هاي اجرایی اعتمادي به جوانان ندارند، این در حالی است که در دستگاه هاي
اجرایی حداقل سن ملاك نیست. برخی مسئولین علی رغم اینکه شعار جوان گرایی می دهند، نتوانسته اند به این مسئله جامه عمل

 
بپوشانند. 

این فعال دانشجویی گفت: در بیانیه گام دوم انقلاب به بحث ورود جوانان متخصص به عرصه هاي اجرایی تاکید شده و این مهم نباید به
فراموشی سپرده شود. مسئله ورود جوانان متخصص به عرصه هاي اجرایی نیاز امروز جامعه ماست. اینکه بر جوانان متخصص تاکید می کنم
به این خاطر است که صرف جوان گرایی ملاك نیست؛ بلکه تخصص هم لازم است. گاهی وقت ها دیده شده برخی دستگاه ها دست به
انتصاب جوانانی زده اند که تخصص کافی ندارند یا انتصاب آن ها به واسطه خویشاوندي با برخی مدیران بوده است که خب این مسئله موجب

 
ناکارآمدي و بی عدالتی می شود و لازم است نهاد هاي نظارتی نسبت به مقابله با انتصابات فامیلی و رفاقتی تمهیدات بیشتري وضع کنند. 

وي گفت: انجمن علمی محفل بیان مسائل کاربردي است و ضرورت دارد به انجمن هاي علمی و اتحادیه هاي علمی توجه بیشتري شود. یکی
از گلایه هاي جدي ما این است که مسئولین توجه چندانی به انجمن علمی ندارند. بطور مشخص اخیرا در سخنرانی هاي سران سه قوه و
رییس صداوسیما با تشکل هاي دانشجویی نماینده اي از سوي انجمن هاي علمی انتخاب نشده بود و این جاي گلایه دارد که انجمن هاي

علمی در تریبون هاي رسمی کشور جایی ندارند.  

 
مشکلات اتحادیه هاي علمی دانشجویی/ از عدم حمایت تا نداشتن تربیون در روز دانشجو 

سارا رضائی دبیر اتحادیه انجمن هاي علمی دانشجویی مهندسی صنایع کشور هم گفت: اتحادیه انجمن هاي علمى دانشجویى مهندسى
صنایع کشور، در دى ماه سال 1395 تحت نظر وزارت علوم، تحقیقات و فناورى، تاسیس شد و درحال حاضر چهارمین دوره رسمى فعالیت
خود را سپرى می کند. این اتحادیه در سال هاي گذشته موفق به کسب مقام دوم و مقام شایسته تقدیر بین اتحادیه هاي علمی دانشجویی

 
کشور شده است. 

وي درباره فعالیت هاي شاخص اتحادیه گفت: برگزاري همایش ملی مهندسی صنایع (به صورت حضوري و مجازي) که هرساله موفق به
جذب بیش از 300 مخاطب در رشته مهندسی صنایع شده است، انتشار اولین نشریه دو زبانه علمی دانشجویی کشور به صورت متنی و
صوتی، برگزاري بازدید ملی صنایع از نگاه صنایعی ها (بازدید به صورت مجازي از صنایع مختلف در استان هاي کشور) بخشی از فعالیت هاي

 
اتحادیه بوده است. 

رضایی درباره مهمترین چالش هایی که اکثر اتحادیه هاي علمی دانشجویی با آن روبرو هستند، گفت: ضعف در ساختار برگزاري و عدم
شفافیت در داوري و شیوه امتیازدهی به ویژه حوزه اتحادیه هاي برتر کشور در جشنواره بین المللی حرکت، یکی از معضلات پرتکرار و

 
مشکلات عدیده فعالین علمی دانشجویی است. 

وي ادامه داد: دخالت و دست بردن کارشناسان در امر داوري و اعمال سلیقه در امتیازدهی به جاي ارجاع داوري حوزه اتحادیه ها به کمیته

 
داوري جشنواره و همچنین عدم پاسخگویی به اعتراضات وارده به نتایج اعلامی جشنواره از مصائب دیگر این جشنواره است. 



 
 

دبیر اسبق انجمن علمی مهندسی صنایع دانشگاه یزد افزود: موضوع دیگر کارشکنی وزارت علوم در تحقق شوراي مرکزي دبیران اتحادیه هاي
علمی دانشجویی کشور است. در این باب علی رغم اینکه از سوي اداره کل فرهنگی و اجتماعی، این موضوع بررسی و مورد تایید قرار گرفته

 
اما همچنان پس از گذشت دو سال هیچ اقدام عملی در این خصوص انجام نشده است. 

این فعال دانشجویی گفت: موضوع بعدي عدم تخصیص بودجه مصوب اتحادیه هاي علمی است. در واقع اتحادیه هاي علمی دانشجویی با این
حجم از فعالیت ها و گستره موضوعی زمینه ها، هیچ بودجه اي از سوي وزارت علوم دریافت نمی کنند و این موضوع تنها در سال گذشته به

 
دریافت بودجه بسیار محدودي مختصر شده است. 

رضایی یادآور شد: چالش دیگر براي تمامی اتحادیه هاي علمی دانشجویی نداشتن دفتر ثابتی در تهران به عنوان دفتر مرکزي اتحادیه است.
این معضل در برخی اتحادیه ها با پیگیري هاي شخصی آنهم براي همان سال محقق می شود و سرنوشت آن در سال هاي بعدي مشخص

نیست و اتحادیه هاي علمی دانشجویی از این کمترین حق خود نیز محرومند.  

وي گفت: به عنوان آخرین مورد نیز بایستی به حذف اتحادیه هاي علمی دانشجویی از تمامی جلسات روز دانشجو امسال، حتی در دیدار با
وزیر علوم اشاره کرد. البته که این موضوع جدیدي نیست و جهادگران علمی کشور به این نادیده انگاري عادت دارند. حتی در جلسات
نهادهاي مختلف کشور با دانشجویان نیز فعالین علمی دانشجویی از هیچ نماینده اي برخوردار نیستند و این رویه حذف جوانانی که دغدغه
اي جز آبادانی ایران عزیز آنهم بر مدار علم و منطق و توانمندي هاي فکري و تخصصی ندارند، پیامدهاي مناسبی براي آینده کشور نخواهد

 
داشت. 

 
انجمن هاي علمی دانشجویی می توانند کمک بسیاري به تحقق اهداف بیانیه گام دوم کنند 

سعید صالح نیا صومعه سرائی عضو هیئت موسس و دبیر دو دوره اتحادیه علمی دانشجویی شیمی ایران هم در این نشست گفت: اتحادیه
علمی دانشجویی شیمی ایران در تاریخ 15 مهر ماه 1394 در خلال برگزاري دومین کنفرانس دانشجویی شیمی ایران به میزبانی دانشگاه

 
گیلان و با حدود 20 عضو انجمن تاسیس شد. 

عضو پیوسته انجمن شیمی ایران افزود: ارتقاء سطح دانش و مهارت دانشجویان فعال انجمن هاي عضو اتحادیه، نمایندگی علمی دانشجویان
رشته شیمی و تاثیرگذاري بر نظامات آموزشی کشور از طریق حضور فعالانه در مجامع تخصصی و ایجاد ارتباط موثر بین دانشگاه و فضاي
کسب و کار، ساماندهی فعالیت و تحرك بخشی انجمن هاي علمی تخصصی نوپاي مرتبط از طریق حمایت و انتقال تجربیات و ارتقاء سطح

فعالیت هاي انجمن هاي فعال با رویکرد هم افزایی بخشی از اهداف تاسیس این اتحادیه بود.  



صالح نیا ادامه داد: همچنین برگزاري برنامه هاي تخصصی و حرفه اي مرتبط با شیمی در گستره ملی، انتشار کتب و یا نشریات تخصصی در
سطح ملی، ساماندهی کمیته هاي تخصصی اتحادیه تشویق و ترغیب اساتید، دانشجویان، دانش آموختگان و صاحبان سمت و منصب نمونه و
ممتاز، ارتباط با فضاي کسب و کار، ترویج و گسترش رعایت اصول اخلاقی در حوزه آموزش و پژوهش در شیمی و ... از دیگر اهداف اتحادیه

 
است. 

 
 

این فعال دانشجویی تاکید کرد: در این بازه چند ساله فعالیت اتحادیه شیمی تفاهم نامه هاي گوناگونی مابین اتحادیه و ارگان هاي دولتی و
غیردولتی به امضا رسیده که می توان به مواردي من جمله امضاي تفاهم نامه با سندیکاي تولید کننده مواد دارویی، ثبت اتحادیه به عنوان
نهاد ترویجی ستاد توسعه فناوري نانو، امضاي تفاهم نامه همکاري با یک شرکت صنعتی به عنوان همکاري در پروژه هاي صنعتی، همکاري
در امور دانشجویی انجمن شیمی ایران با تصویب آیین نامه تعامل بین انجمن هاي علمی دانشجویی شیمی و انجمن شیمی ایران و ... اشاره

 
کرد. 

عضو اسبق شوراي سیاست گذاري انجمن هاي علمی دانشجویی وزارت عتف با اشاره به بیانات مقام معظم رهبري در باره کارهاي بزرگی از
سوي انجمن هاي علمی و مجموعه هاي دانشجویی انجام شده، گفت: علیرغم توجهی که رهبر انقلاب به اتحادیه ها و تشکل هاي علمی

 
دانشجویی دارند 

متاسفانه همیشه در بین تشکل هاي دانشجویی مظلوم ترین تشکل ها، انجمن هاي علمی دانشجویی هستند که با وجود نگاه علمی، تخصصی
و همچنین راي گیري و مشارکت بالاي دانشجویان در روند انتخاب اعضاي انجمن که به عنوان بزرگترین جامعه دانشجویی کشور با بیش از
10.000 شعبه در دانشگاه هاي سراسر کشور و بیش از 40 اتحادیه علمی دانشجویی است، آن طور که باید و شاید به آنها توجه صحیح علی

الخصوص در سالهاي اخیر نشده است.  

وي افزود: عدم تخصیص دفاتر متمرکز به اتحادیه هاي علمی دانشجویی به عنوان دبیرخانه و قطع بودجه هاي سالانه مصوب اتحادیه هاي

علمی دانشجویی، بخشی از معضلات و مشکلات بسیار گسترده اتحادیه هاي علمی دانشجویی است.  

صالح نیا یادآور شد: سخنان رهبر انقلاب در بیانیه گام دوم انقلاب مهر تأیید دیگري بر تأکیدات همیشگی ایشان نسبت به نقش جوانان در

 
ساختن آینده ایران، پیشبرد گام دوم انقلاب و لزوم بهره وري از ظرفیت هاي آنان محسوب می شود. 

وي ادامه داد: در این بیانیه، از جوانان به عنوان فرصت ارزشمند و ظرفیت امید بخش کشور یاد شده و هیچ اندوخته مادي با آن ها قابل
مقایسه نیست. این پیام علاوه بر فراخواندن جوانان براي قدم گذاشتن در میدان و عملی ساختن اهداف کشور در حوزه هاي علم و پژوهش،
معنویّت و اخلاق، اقتصاد، عدالت و مبارزه با فساد، استقلال و آزادي، عزّت ملّی و روابط خارجی و مرزبندي با دشمن و سبک زندگی، پیامی
جدي به مسئولان کشور نیز بود که به نظر اینجانب می توان با بهره گیري و توجه ویژه و متفاوت به انجمن هاي علمی دانشجویی و همچنین



 
جوانان متعهد و متخصص به پیاده سازي اهداف عالی گام دوم انقلاب کمک والایی کرد. 

 
احیاي انجمن هاي علمی دانشجویی، در گِرو همت وزیر علوم / انتقاد از بی توجهی به اتحادیه هاي علمی دانشگاه ها 

مهرزاد امیدوار دبیر سابق اتحادیه انجمن هاي علمی دانشجویی روانشناسی مشاوره و علوم تربیتی ایران هم گفت: بی تردید دانشگاه مبدأ
تحولات و تحرکات آرمان گرایانه در مسیر رشد و توسعه همه جانبه کشور محسوب می شود و در این میان، دانشجویان در پرتو مشعل
فروزان امید به آینده در جهت پی ریزي توسعه دانش بنیان و تقویت پایه هاي زندگی سعادت بخش براي همه گام برداشته و نقش می

 
آفرینند. 

این کارشناس ارشد روانشناسی از دانشگاه گیلان ادامه داد: دانشجویان امروز با درك صحیح از ابعاد اجتماعی، سیاسی، فرهنگی و اقتصادي
جامعه با ایجاد پیوندي میان علم، ایمان و عمل، به نماد روشنی از خودباوري در مسیر دانش و بکارگیري آن تبدیل شده اند و براي ایرانی

آبادتر و فردایی بهتر، اندیشمندانه و هوشمندانه می کوشند تا میهن خویش را به جایگاه واقعی در سطوح بین المللی برسانند.  

وي تاکید کرد: دانشجو، نمادي از عدالت خواهی، روشنفکري، پویایی و مطالبه گري بوده و آینده و پیشرفت کشور مرهون تلاش و پشتکار
دانشجویان است. در فضاي دانشگاهی مجموعه هاي دانشجویی مختلفی با کارکردهاي مجزا جهت آزمون و خطا و کسب تجربه دانشجویان در
امور مختلف، تمرین مدیریت و کار گروهی، یادگیري بهره گیري حداکثري از کمترین امکانات موجود، پرورش خلاقیت و در نهایت تربیت
مدیران انقلابی آینده براي ایران اسلامی وجود دارد که انجمن هاي علمی دانشجویی و ایضا اتحادیه هاي علمی را با توجه به ظرفیت ممتازي

 
که در عین بی توجهی هاي مرسوم دارند می توان جزو شاخص ترین این مجموعه هاي دانشجویی نام برد. 

عضو سابق شوراي حمایت و نظارت بر انجمن ها و اتحادیه هاي علمی دانشجویی کشور در وزارت علوم یادآور شد: در چند سال اخیر، جنس
نگاه و میزان حمایت از بزرگترین جریان دانشجویی در سطح دانشگاه هاي کشور، همواره ناعادلانه، غیرمنطقی و البته ناجوانمردانه نسبت به

سایر تشکل هاي دانشجویی بوده است.  

  

وي گفت: دولت هاي پیشین به جهت تثبیت موقعیت سیاسی خود در دانشگاه و کسب محبوبیت به منظور بهره برداري هاي انتخاباتی،
همواره نگاه ویژه اي به تشکل هاي اسلامی سیاسی دانشگاه ها داشته و متأسفانه بدین ترتیب انجمن هاي علمی دچار محجوریت شده و در

 
حاشیه دانشگاه مانده اند. 

امیدوار تاکید کرد: مگر غیر از این است که براي نیل به توسعه و اعتلاي کشور، نیاز مبرم به ارتباط فی مابین جامعه و فضاي آکادمیک
دانشگاهی است؟ مگر می توان با بی توجهی به کلیدي ترین مجموعه و نهاد علمی در دانشگاه، به این مهم رسید؟ دانشجویان و فعالین علمی



بدون جهت گیري سیاسی و سیاسی بازي، با همت بلند سعی در توسعه و اعتلاي رشته و دانشگاه خود دارند و در نهایت در مسیر توسعه

استان و کشور گام برمی دارند اما بی توجهی به این ظرفیت، در خور و زیبنده این مجموعه نبوده و نگران کننده است.  

این فعال دانشجویی گفت: توسعه ایران اسلامی ابعاد مختلفی دارد که فعالین علمی دانشجویی کشور توجه و تمرکز خود را در بعُد علمی
فرهنگی متمرکز کرده و با نگاهی مستقل، منطقی و علم محور بدور از جهت گیري هاي سیاسی فعالیت می کنند که اغلب با بی مهري دولت

ها، حقوق حقه آنان مغفول واقع شده است.  

وي در ادامه با انتقاد از بی توجهی وزارت علوم به اتحادیه هاي علمی دانشجویی گفت: با تغییرات صورت گرفته در وزارت علوم در دولت
سیزدهم انتظار داشتیم که روند نامناسب گذشته تغییر کند اما دیدیم در در روز دانشجو هیچ جایگاهی براي فعالین علمی دانشجویی کشور

 
قائل نبودند. 

این فعال دانشجویی افزود: از دکتر زلفی گل که از بدنه انجمن هاي علمی کشور هستند و از ظرفیت هاي مجموعه هاي علمی آگاهی کامل
دارند انتظار می رفت که تغییر رویه اي نسبت به اسلاف خود به این نهاد داشته باشند که متأسفانه تاکنون این مهم محقق نشده و رویه بی

 
توجهی به انجمن هاي علمی دانشجویی کشور کما فی السابق ادامه دارد. 

وي افزود: نگرانی بزرگ خانواده علمی دانشجویی کشور این است که موج دو قطبی سازي ساخته شده بین مجموعه هاي دانشجویی توسط
وزراي پیشین علوم باعث دلسردي اعضاي این خانواده بزرگ شده و شوق فعالیت در مجموعه نامبرده در چند سال اخیر به سردي گراییده و

 
رو به خاموشی است. 

وي تاکیدد کرد: نمی توان صرفا همه گیري بیماري کرونا را عامل عدم فعالیت این دانشجویان در مقطع فعلی دانست چون اساساً فلسفه
وجودي نهاد مذکور این است که در محدودترین شرایط می توان بهترین عملکرد را داشت؛ فلسفه وجودي انجمن هاي علمی این است که با
توجه به شرایط و محدودیت هاي موجود راهکار ارائه دهد اما این موج ناامیدي در چند سال اخیر بقدري زیاد بوده که باعث نگرانی اعضا و
فعالین فعلی و سابق آن شده است. باید خاطر نشان کرد که این موج یأس و ناامیدي مشخصاً از بی توجهی وزارت علوم و در رأس آن شخص

 
وزیر علوم در طول ادوار دولت ها ناشی شده است. 

وي گفت: متأسفانه انجمن ها و اتحادیه هاي علمی دانشجویی با تمام ظرفیت هاي آن رو به افول بوده و تنها تغییر رویکرد مجموعه وزارت

 
علوم و در رأس آن شخص وزیر علوم می تواند مانع این فاجعه گردد. 

این فعال دانشجویی اظهار داشت: براي جلوگیري از بین رفتن این مجموعه کلیدي که سهم بسزایی در تربیت نخبگان دانشگاهی و همچنین
فراهم آوري بستري جهت ایفاي نقش موثر نخبگان در محیط دانشگاهی و در شاخص بزرگتر، تأثیر شگرفی در ایجاد تعامل و هم افزایی در
مسیر شکوفایی، توسعه و پیشرفت میهن عزیزمان دارد، اقدام عاجل شخص وزیر علوم جناب آقاي زلفی گل مورد انتظار است. باشد که این

مهم هر چه سریع تر محقق گردد.  

 
نباید از ظرفیت اتحادیه هاي علمی دانشجویی در بحث جوانگرایی غافل شد 

رضا آزر عضو سابق شوراي مرکزي اتحادیه علمی دانشجویی فلسفه کشور هم ضمن انتقاد از ضعف سیاست گذاري در امور تربیتی گفت: شاید
روزي این باور وجود داشت که با دانشگاه رفتن و صِرف مدرك اندوزي نه تنها می توان در مسیر علم محوري حرکت کرد بلکه از آن می توان
به عنوان معیاري براي ارزش گذاري و تربیت نیروي کارآمد نیز استفاده نمود؛ اما با بررسی نتایج عینی و نیازهاي جامعه به راحتی می توان
به این نکته پی برد که نیاز امروز جامعه ما علی رغم بازنگري هاي متعدد در محتوا، شیوه و ساختار آموزشی مدرك گرایی نیست و جامعه در
حال تحصیل ما از دبستان تا دکتري بیشتر نیازمند فراگیري مهارت هاي زندگی و تربیت صحیح و منطبق بر الگوي هاي استاندارد علمی و



 
اسلامی است. 

دبیر سابق انجمن علمی دانشجویی فلسفه دانشگاه محقق اردبیلی افزود: براساس نتایج موجود، به نظر می رسد که ساختار آموزشی و تربیتی

 
ما توان پاسخگویی لازم براي تربیت کارآمد نسل جدید را ندارد و نیاز به بازنگري بیشتر حتی در ساختار اجرایی آن دارد. 

 
 

این فعال علمی دانشجویی ادامه داد: در راستاي بازنگري ساختار اجرایی مقوله آموزش بایستی ادغام وزارت علوم، آموزش و پرورش و بخش
آموزش پزشکی و همچنین تشکیل و تفکیک وزارت پژوهش، تحقیقات و فناوري در دستور کار مسئولین ذي ربط قرار گیرد تا ضمن سیاست
گذاري صحیح و همگرا منطبق بر عدالت در مقوله آموزش و تربیت، در مقوله پژوهش و تحقیقات و فناوري هم بازنگري صورت پذیرد تا به

این صورت بتوان به نتایج بهتري دست پیدا کرد.  

وي افزود: امروز ساختار آموزشی مدرك محور ما همانند سیستم خط تولید یک کالا عمل می کند که در نتیجه آن نه تنها با نوآوري
همسویی چندانی نداریم بلکه در بحث تربیت نیروي انسانی کارآمد و موثر نیز داراي ضعف هستیم و همین موضوع می تواند یکی از عوامل

بی اعتمادي به جوانگرایی با اتهام به کم تجربگی و ناپختگی گردد.  

عضو سابق کمیته ناظر بر نشریات دانشگاه محقق اردبیلی با اشاره به فرمایش و توصیه مقام معظم رهبري مبنی بر جوانگرایی و عدم خارج
کردن نیروهاي با تجربه و صاحب فکر از دایره گفت: امروز روح مدیریت اجرایی کشور سازگار با روح زمانه نیست که همین امر سبب افزایش
هر چه بیشتر شکاف هاي بین نسلی شده و موجب گردیده تا در بحث جوان گرایی در مدیریت اجرایی کشور تعادل بین نیروي جوان،
متخصص و نوآور با نیروي باتجربه و آشنا به امور و ظرایف در میدان عمل رعایت نشود تا نه تنها با ضعف در کادرسازي براي سطوح مدیریتی
آینده کشور مواجه شویم؛ بلکه گاها شاهد انتصابات فامیلی و مدیریت مورثی به دور از شایستگی هاي لازم و بدون رعایت سلسله مراتب

 
مدیریتی شویم. 

آزر در پایان گفت: در بحث جوانگرایی و کادرسازي و آموزش و تربیت نیروي کارآمد و موثر نباید از ظرفیت اتحادیه هاي علمی دانشجویی و
انجمن هاي علمی در دانشگاه ها غافل شد و مسئولین اجرایی در سطح عالی کشور و استان ها می توانند با بکارگیري از فعالین این حوزه که
داراي استعداد، تخصص و تجربه اجرایی لازم هستند، در بسترهاي قانونی موجود به عنوان دستیار جوان با شرح وظایف مشخص و قدرت

 
چانه زنی لازم بهره جویند. 

انتهاي پیام/



یادمان شهداي گمنام دانشگاه آزاد اسلامی سیرجان رونمایی شد

منبع: آناشماره خبر:  557  |  تاریخ: 1400/11/21

آئین رونمایی از یادمان شهداي گمنام دانشگاه آزاد اسلامی سیرجان با حضور حجت الاسلام سید روح االله میرشفیعی، مسئول نهاد
نمایندگی مقام معظم رهبري دانشگاه آزاد اسلامی کرمان، علیرضا منظري توکلی، رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان کرمان، علی

یعقوبی پور، رئیس دانشگاه آزاد اسلامی سیرجان برگزار شد.

آئین رونمایی از یادمان شهداي گمنام دانشگاه آزاد اسلامی سیرجان با حضور حجت الاسلام سید روح االله میرشفیعی، مسئول نهاد
نمایندگی مقام معظم رهبري دانشگاه آزاد اسلامی کرمان، علیرضا منظري توکلی، رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان کرمان، علی یعقوبی پور،

 
رئیس دانشگاه آزاد اسلامی سیرجان برگزار شد. 

به گزارش گروه استان ها خبرگزاري آنا، حجت الاسلام سید روح االله
میرشفیعی با تأکید بر اهمیت مسئله جهاد تبیین مبتنی بر بیانات
مقام معظم رهبري (مدظله العالی)،گفت: جهاد تبیین مگر با هم
افزایی و هم دلی جامعه دانشگاهی کشور حاصل نمی شود. دانشگاه
آزاد اسلامی سیرجان در این خصوص تا به الان خوب درخشیده و
طبق فرمایشات مقام رهبري در این ایام تحریم هاي ظالمانه استکبار
جهانی علیه کشور، به کمک صنعت آمده است که حائز قدردانی

 
است. 

مسئول نهاد نمایندگی مقام معظم رهبري دانشگاه آزاد اسلامی کرمان بیان کرد: بر مبناي رهنمودهاي رهبر انقلاب باید به سمت مسئله
محور شدن دانشگاه ها حرکت کرد. ظهور و بروز این رهنمود را به صورت عملی در دانشگاه آزاد اسلامی سیرجان می توان دید، آن چنان که
تمام نیروها و ظرفیت هاي موجود در این واحد، پاي کار حل مشکلات و مسائل صنعت آمده اند و در جهت پیشبرد اهداف ملی و خنثی

 
سازي تحریم ها گام هاي مؤثري برداشته اند. دانشگاه آزاد اسلامی سیرجان نقطه امید و امیدآفرینی مبتنی بر بیانیه گام دوم انقلاب است. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان کرمان گفت: 29 بهمن؛ روز اقتصاد مقاومتی و کارآفرینی هست که الحمداالله توفیق حضور در یکی از
بهترین دانشگاه هاي کشور در این حوزه داریم. نقش دانشگاه آزاد اسلامی سیرجان در برقراري ارتباط با صنعت مفید و مؤثر بوده است و
الگوي دانشگاه هاي کشور در کارگاه هاي مهندسی معکوس، ساخت قطعات با تکنولوژي بالا و پیشرفته و حل مسائل حوزه صنعت، قطعاً

 
واحد سیرجان است. 

دکتر علی یعقوبی پور در این آئین بیان داشت: سلام خداوند بر آنان که از عالم خاك به سوي افلاك پر کشیدند و جلوه هاي دنیاي فانی را
رها کرده و گوي سبقت از ملائک ربودند و محو جمال حق گشته و وجه االله باقی را برگزیدند و با لبیک به نداي ملکوتی مولاي خویش به
سوي معشوق حقیقی شتافتند و در پاسخ به نداي «هل من ناصر» سرور و سالار شهیدان با یزیدیان زمان به ستیز برخاستند و جان شیرین

 
خود را با خالق خویش معامله کردند و به درگاه قرب الهی نائل آمدند 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی سیرجان گفت: شهید با طبیعت و ذاتی که سرشته عشق و علاقه به وصال محبوب و معشوق است و همین عشق
سبب حرکت و جنبش اوست. در پرتو تجلیات حق، از خود بیخود گشته است. با انتخاب شهادت به زیباترین شکل در جوار محبوب قرار می
گیرد، خون شهید عامل بقاي جوامع انسانی و تداوم ارزش هاي مقدسی است که انسانیت ، شرف ، عدالت و آزادي در پرتو آن، جان و رمق



 
می گیرند و استمرار می یابد. پیروزي شکوهمند انقلاب اسلامی از ثمره خون شهیدان، مجاهدت امت شهیدپرور ایران است. 

انتهاي پیام/4129/



نقش مؤثر دانشگاه فنی و حرفه اي در ایجاد اشتغال پایدار

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  558  |  تاریخ: 1400/11/21

معاونت اداري، مالی و مدیریت منابع وزارت علوم،تحقیقات و فناوري با بیان اینکه دانشگاه فنی و حرفه اي نقش بسزایی در ایجاد
اشتغال پایدار دارد گفت: فارغ التحصیلان دانشگاه فنی و حرفه اي با معضل بیکاري مواجه نیستند.

معاونت اداري، مالی و مدیریت منابع وزارت علوم،تحقیقات و فناوري با بیان اینکه دانشگاه فنی و حرفه اي نقش بسزایی در ایجاد

اشتغال پایدار دارد گفت: فارغ التحصیلان دانشگاه فنی و حرفه اي با معضل بیکاري مواجه نیستند.  

به گزارش ایکنا از سمنان، علی خطیبی، معاونت اداري و مالی وزارت
علوم، شب گذشته، 20 بهمن در دیدار با رئیس دانشگاه فنی و حرفه
اي استان سمنان با بیان اینکه عمده فارغ التحصیلان دانشگاه فنی و
حرفه اي در آینده مشغول به کار می شوند گفت: فارغ التحصیلان

دانشگاه فنی و حرفه اي با معضل بیکاري مواجه نیستند.  

وي از اختصاص بودجه توسعه فضاي کارگاهی و تجهیز کارگاه ها و
آزمایشگاه هاي دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان توسط وزارت

علوم، تحقیقات و فناوري خبر داد و گفت: هزینه کردن در دانشگاه پویا و جامعه محور فنی حرفه اي در واقع سرمایه گذاري براي اشتغال

 
جوانان کشور است. 

خطیبی با تأکید بر اینکه فارغ التحصیلان دانشگاه فنی و حرفه اي نقش بسزایی در رفع معضلات صنعتی دارند، یادآور شد: دانشجویان و
اعضاي هیئت علمی دانشگاه فنی و حرفه اي با ظرفیتی که دارند می توانند به اقتصاد آموزش عالی، اقتصاد کشور و اشتغال پایدار کمک

 
کنند. 

وي اظهار کرد: با توجه به ضرورت مهارت آموزي دانشجویان در طول دوران تحصیل، دانشگاه فنی و حرفه اي ظرفیت خوبی براي تربیت

 
دانشجوي مهارت محور است. 

رضا نقدي، رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان نیز گفت: دانشگاه فنی و حرفه اي با تربیت تکنسین ها و مهندسان ماهر و نیز
تعامل با مراکز صنعتی و بخش هاي دولتی و خصوصی، زمینه هاي لازم را براي کسب مهارت، ایجاد اشتغال و کارآفرینی را براي جوانان

فراهم می کند.  

وي افزود: دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان در حال حاضر با داشتن بیش از 3500 دانشجو و 4 دانشکده در شهرستان هاي سمنان،
شاهرود و امیرآباد دامغان با هدف تربیت نیروي انسانی متخصص، کارآفرین و متناسب با فرصت هاي جدید شغلی براي پاسخگویی به
نیازهاي بازارکار در حوزه هاي مهارتی و تکنولوژي و همچنین افزایش اشتغال مولد و کاهش بیکاري، رسالت و مأموریت خود را دنبال می

 
کند. 

انتهاي پیام





بهره برداري از طرح صنعتی و بومی در روستاي مهرآباد ابرکوه

بهره برداري از طرح صنعتی و بومی در روستاي مهرآباد ابرکوه

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  559  |  تاریخ: 1400/11/21

درنهمین روز از ایام ا... پرافتخار دهه فجر طرح تولید کالاي خواب در روستاي مهرآباد ابرکوه به بهره برداري رسید.  

به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید یزد،در نهمین روز از ایام ا... پرافتخار دهه فجر طرح تولید کالاي خواب با حضور شهبازي
مدیر صندوق کارآفرینی امید استان، امامی فرماندار شهرستان ابرکوه و سایر مسئولین شهرستانی در روستاي مهرآباد افتتاح و به بهره برداري

 
رسید. 

فرماندار ابرکوه در آئین افتتاح این طرح گفت: تولید کالاي خواب در این منطقه برند می باشد و باید تلاش کنیم تولیدات را به سمت صنعتی

 
شدن ببریم و در این مسیر خواستار حمایت صندوق کارآفرینی امید در این حوزه همچون گذشته هستیم . 

مدیر صندوق استان ضمن تبریک دهه مبارك فجر و چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی گفت: پرداخت تسهیلات قرض الحسنه
اشتغال به مبلغ 5 میلیارد ریال به این طرح صنعتی و بومی، سبب ارتقا محصول گردیده و مجري طرح با خرید تجهیزات مکانیزه، کیفیت و

 
تعداد کالاي تولیدي خود را افزایش داده و توانسته بازار محصول را در سایر استانها و حتی خارج از کشور بدست آورد. 

شهبازي ادامه داد:در حال حاضر 7 نفر به صورت مستقیم در این کارگاه مشغول به کار می باشند و با توجه به مزیت رقابتی این محصول در

 
منطقه، امیدواریم بتوانیم با حمایت مجدد از این طرح زمینه اشتغال افراد بیشتري را فراهم نمائیم. 

در ادامه مدیر صندوق کارآفرینی استان و فرماندار ابرکوه از طرح تولید کالاي برق در ناحیه صنعتی بهمن بازدید نمودند.



تجدید میثاق دکتر رضایی مدیرعامل صندوق و مسئولین
دستگاههاي اجرایی استان اردبیل با آرمان هاي امام و شهدا

تجدید میثاق دکتر رضایی مدیرعامل صندوق و مسئولین دستگاههاي اجرایی استان
اردبیل با آرمان هاي امام و شهدا

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  560  |  تاریخ: 1400/11/21

به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید استان اردبیل
دکتر رضایی مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید و هیات همراه و مسئولین دستگاههاي اجرایی استان اردبیل در روز یکشنبه مورخ
17/11/1400 به مناسبت ایام االله دهه فجر با حضور در گلزار شهداي شهرستان کوثر با آرمان هاي والاي امام خمینی و شهداي انقلاب

 
تجدید میثاق کردند. 

مدیر عامل صندوق کارآفرینی امید گفت: نظام مقدس جمهوري اسلامی به عنوان مهمترین دستاورد انقلاب عزت، اقتدار و امنیت را به مردم

 
هدیه نموده است. 

وي افزود: این انقلاب با رهبري هاي امام راحل و پیامبرگونه مقام معظم رهبري و سعی و تلاش و شهادت طلبی شهدا، ایثارگران و دلسوزان

 
انقلاب به این مرحله از عزت و امنیت رسیده است. 

گفتنی است قرائت فاتحه و غبارروبی و عطرافشانی گلزار شهداي کوثر به مناسبت دهه فجر از برنامه هاي این آیین تجدید میثاق بود.



افتتاح متمرکز طرحهاي پرورش ماهی در قفس مشترك با بنیاد برکت با اعتباري بالغ

بر 11 میلیارد ریال در شهرستان گمیشان

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  561  |  تاریخ: 1400/11/21

 
 

افتتاح متمرکز طرحهاي پرورش ماهی در قفس مشترك با بنیاد
برکت با اعتباري بالغ بر 11 میلیارد ریال در شهرستان گمیشان

افتتاح متمرکز طرحهاي پرورش ماهی در قفس مشترك با بنیاد برکت با اعتباري بالغ بر 11 میلیارد ریال در شهرستان گمیشان  

به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید استان گلستان ، در هشتمین روز از دهه مبارك فجر، مراسم افتتاحیه متمرکز و مشترك 23
طرح پرورش ماهی در قفس تفاهم نامه صندوق کارافرینی امید استان گلستان با بنیاد برکت و معاونت توسعه روستایی با اعتبار بالغ بر 11
میلیارد و 500 میلیون ریال در روستاي خواجه نفس شهرستان گمیشان با حضور شهرکی مدیر صندوق کارآفرینی امید استان گلستان،
اسلامی معاون فرماندار شهرستان گمیشان ، امام جمعه خواجه نفس، محمدي رئیس صندوق کارآفرینی امید شهرستان گمیشان،بخشدار

 
مرکزي و دیگر مسئولین محلی برگزار گردید . 

شهرکی در آیین افتتاحیه این مراسم گفت : جهت ایجاد اشتغال و سرمایه گذاري در طرحهاي اولویت دار تفاهم نامه ایجاد اشتغال فی مابین
صندوق کارآفرینی امید استان با بنیاد برکت و معاونت توسعه روستایی تاکنون به 122 طرح به مبلغ 49 میلیارد ریال تسهیلات پرداخت

 
شده که موجب اشتغال براي 148 نفر گردیده است 

وي در ادامه گفت: صندوق شهرستان گمیشان در سال 1400 تاکنون 35 میلیارد ریال پرداخت نموده است که منجر به اشتغال 80 نفر شده

 
است 

قابل ذکر است که در این مراسم طرح پرورش ماهی در قفس مربوط به 23 متقاضی با مبلغ تسهیلات 11میلیارد و پانصد میلیون ریال در

غالب شرکت تعاونی به صورت نمادین افتتاح گردید و موجب اشتغال براي 26 نفر گردیده است  

 
 



  

  



3 واحد صنعتی در دامغان به بهره برداري رسید

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  562  |  تاریخ: 1400/11/21

به گزارش خبرگزاري فارس از دامغان، محمدرضا باقري،
سرپرست شرکت شهرك هاي صنعتی استان سمنان در آیین
بهره برداري از سه واحد صنعتی در دامغان گفت: هم زمان با
گرامیداشت دهه فجر، سه واحد در شهرك صنعتی دامغان با
سرمایه گذاري بیش از 312 میلیارد ریال از سوي بخش

 
خصوصی به بهره برداري رسید. 

وي گفت: سه واحد صنعتی دهه فجر امسال در شهرك

 
صنعتی دامغان، با اعتبار 312 میلیارد و 370 میلیون ریال افتتاح شد. 

سرپرست شرکت شهرك هاي صنعتی استان سمنان بیان کرد: کارخانه آرین گداز جَم در زمینه ریخته گري فولاد با اعتبار 263 میلیارد و

 
997 میلیون ریال، با ایجاد 20 شغل مستقیم افتتاح شد که در زمینه تولید شمش فولاد فعالیت می کند. 

باقري تصریح کرد: واحد تولیدي دستگاه آب شیرین کن صنعتی غشایی نیز با اعتبار 31 میلیارد و 580 میلیون ریال از دیگر طرح هاي دهه

 
فجر امسال با ایجاد اشتغال مستقیم براي حدود 10 نفر بود که به بهره برداري رسید. 

وي با بیان اینکه دستگاه آب شیرین کن صنعتی غشایی در زمینه تولید دستگاه هاي بزرگ تصفیه کننده صنعتی فعالیت دارد، خاطرنشان

 
کرد: این واحد ظرفیت تولید 250 عدد در سال را دارد که در زمینه صادرات محصولات خود نیز در حال رایزنی است. 

سرپرست شرکت شهرك هاي صنعتی استان سمنان یادآور شد: یک واحد تولیدي در زمینه تولید پوشاك زنانه با اعتبار 16 میلیارد و 802

میلیون ریال و ایجاد 40 شغل پایدار افتتاح شد که ظرفیت تولید سالانه 420 هزار دست لباس را دارد.  

طرح هاي صنعتی در شهرك صنعتی دامغان با سرمایه گذاري از سوي بخش خصوصی با حضور سیدمحمدرضا هاشمی استاندار سمنان، علی

اکبر علیزاده نماینده مردم دامغان در مجلس شوراي اسلامی و مسؤولان استانی و محلی به بهره برداري رسید.  

شرکت شهرك هاي صنعتی استان داراي 12 شهرك صنعتی مصوب و 10 ناحیه صنعتی مصوب و یک منطقه ویژه اقتصادي سمنان با وسعت
جمعاً حدود هفت هزار و 219 هکتار بوده و چهار هزار و 154 هکتار از این شهرك ها و نواحی جهت واگذاري به سرمایه گذاران صنعتی

 
آماده سازي شده است. 

 
قبل از پیروزي انقلاب اسلامی هیچ شهرك و یا ناحیه صنعتی در استان سمنان وجود نداشت. 

انتهاي پیام/74002/م/



شرکت ستاره سیمین هرمز برگ زرینی در کارنامه فعالیت سازمان ایمیدرو، منطقه

ویژه خلیج فارس و فولاد هرمزگان

منبع: معدن نامهشماره خبر:  563  |  تاریخ: 1400/11/21

آغاز عملیات اجرایی ده میلیون تنی شرکت شرکت صنایع معدنی و فولادي سیمن هرمز با حضور استاندار هرمزگان، نمایندگان
مجلس، مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه، اعضاي هیئت مدیره فولاد هرمزگان و جمعی دیگر از مسئولان برگزار شد.

 
حمایت هاي منطقه ویژه خلیج فارس به بار نشست؛ 

شرکت ستاره سیمین هرمز برگ زرینی در کارنامه فعالیت سازمان ایمیدرو، منطقه ویژه خلیج فارس و فولاد هرمزگان آغاز عملیات اجرایی ده
میلیون تنی شرکت شرکت صنایع معدنی و فولادي سیمن هرمز با حضور استاندار هرمزگان، نمایندگان مجلس، مدیرعامل شرکت فولاد

 
مبارکه، اعضاي هیئت مدیره فولاد هرمزگان و جمعی دیگر از مسئولان برگزار شد. 

بزرگنمایی تصویر  

به گزارش معدن نامه به نقل از روابط عمومی منطقه ویژه اقتصادي
صنایع معدنی و فلزي خلیج فارس در این مراسم عملیات اجرایی
طرح هاي مدول سوم آهن اسفنجی با ظرفیت 900 هزار تن، واحد
تولید گازهاي صنعتی با ظرفیت 10 هزار نرمال متر مکعب بر ساعت
اکسیژن، سیلوهاي ذخیره آهن اسفنجی با ظرفیت 28 هزار تن و
مگامدول احیا مستقیم شرکت ستاره سیمین هرمز با ظرفیت یک
میلیون و 700 هزار تن در سال در مجموع به ارزش 10 هزار میلیارد

 
تومان آغاز شد. 

شرکت ستاره سیمین هرمز درحالی فعالیت عملیاتی را آغاز می نماید که با سهامداري سازمان توسعه و نوسازي معادن و صنایع معدنی ایران،
شرکت فولاد هرمزگان جنوب، شرکت معدنی و صنعتی گل گهر، شرکت صبا فولاد خلیج فارس، گروه گسترش سرمایه گذاري بین المللی

 
ارزش و توسعه فولاد قشم 

در سال 1399 تشکیل گردید.  
در ادامه فولاد هرمزگان با خرید 30 درصد دیگر از سهام شرکت 10 میلیون تنی ستاره سیمین در مهر ماه سال جاري ، با بیش از 51 درصد،
سهام دار اصلی این شرکت تازه تاسیس شده است که با راه اندازي آن استان هرمزگان به یکی از قطب هاي اصلی و محوري تولید فولاد در
کشور تبدیل خواهد شد و اشتغال زایی چند هزار نفري را به همراه دارد. فاز اول این طرح با ساخت مگا مدول احیا مستقیم با تولید 1
میلیون و 700 هزار تن آهن اسفنجی در سال ، همزمان با پروژه هاي توسعه اي فولاد هرمزگان ، کلنگ زنی خواهد شد. پروژه هاي نصب
لنسهاي ساید وال کوره هاي قوس الکتریکی با سرمایه گذاري 160 میلیارد تومانی و افزایش 120 هزار تنی تولید تا پایان سال جاري در

 
فولاد هرمزگان به بهره برداري خواهند رسید. 

لازم به ذکر است منطقه ویژه اقتصادي صنایع معدنی و فلزي خلیج فارس با تخصیص270 هکتاري زمین صنعتی از سوي سازمان ایمیدرو
این پروژه را حمایت کرد که در ادامه انجام مطالعات جامع طرح و تعریف زنجیره تولید سه میلیون تن انواع محصولات فولادي با ارزش افزوده
بالا (در فاز اول توسعه تا سقف 10 میلیون تن فولاد)، انجام مطالعات جامع طرح و تهیه و تدوین جانمایی برعهده شرکت مهندسی بین
المللی فولاد تکنیک، نظارت بر انجام این مطالعات با شرکت تکنولوژي تارا طرح و تهیه اسناد و برگزاري مناقصه پروژه با اولویت بالاي طرح

 
که یک واحد مگا مدول احیاء مستقیم بوده است. 



 
 .

  .

 
 .
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 .

 
 .

  .

 
تندیس سیمین جایزه ملی مدیریت مالی ایران به شرکت فولاد خوزستان رسید 

«فملی» 6 ستاره طلایی گرفت  

 
اهداي لوح «ستاره ارتباطی مدیر ارشد» به مدیرعامل شرکت فولادمبارکه 

 
افزایش 119 درصدي فروش هرمز در سال 1399 

 
ارائه پیشنهاداتی براي فعال کردن معدن خاك سرخ هرمز 

معدن نامه در قبال اخبار ارسالی از سوي سازمانها، نهادها، شرکتها و ... هیچگونه مسئولیتی ندارد. چنانچه محتوا را شایسته تذکر می دانید،
خواهشمند است کد ( 24116 ) را همراه با ذکر موضوع به شماره 00989121302339 پیامک بفرمایید.



نتایج نهایی آزمون استخدامی دانشگاه ها فردا اعلام می شود

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  564  |  تاریخ: 1400/11/21

مدیرکل منابع انسانی و پشتیبانی وزارت علوم، تحقیقات و فناوري از اعلام نتایج نهایی آزمون استخدام پیمانی دانشگاه ها و مراکز
آموزش عالی، پژوهشی و فناوري در روز 22 بهمن ماه خبر داد.

مدیرکل منابع انسانی و پشتیبانی وزارت علوم، تحقیقات و
فناوري از اعلام نتایج نهایی آزمون استخدام پیمانی دانشگاه ها
و مراکز آموزش عالی، پژوهشی و فناوري در روز 22 بهمن ماه

خبر داد.  

به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از وزارت علوم، محمد افکانه
با اعلام این خبر گفت: پذیرفته شدگان این آزمون می توانند
فردا 22 بهمن ماه 1400 با مراجعه به سایت سازمان سنجش

 
آموزش کشور از نتیجه نهایی آزمون مطلع شوند. 

 
وي خاطرنشان کرد: البته نتایج نهایی، از طریق پیام کوتاه نیز به اطلاع پذیرفته شدگان می رسد. 

مدیرکل منابع انسانی و پشتیبانی وزارت علوم، با اشاره به اینکه این آزمون در تاریخ 22 مرداد 1400 در 188 شهرستان برگزار و در این
رقابت 1768 نفر براي اشتغال در مجموعه آموزش عالی شامل دانشگاه ها، مؤسسات آموزش عالی، پژوهشی و پارك هاي علم و فناوري،
پذیرش شدند، یادآور شد: پذیرفته شدگان از تاریخ 30 بهمن ماه منتظر تماس مراکز پذیرفته شده، براي طی کردن مراحل اداري شروع به

 
کار خود باشند. 

مدیرکل منابع انسانی وزارت علوم با اشاره به اهمیت منابع انسانی، از آن به عنوان ارزشمندترین سرمایه سازمان ها و مهمترین عامل موفقیت
هر مجموعه یاد کرد و اظهار داشت: امروزه مدیران منابع انسانی بر این باورند که انتخاب و انتصاب افراد شایسته متناسب با جایگاه شغلی،

 
مهمترین گام فرآیند منابع انسانی است. 

افکانه ابراز امیدواري کرد: با جذب نیروي انسانی تحصیل کرده و متخصص، بخشی از مشکلاتی که هم اکنون در دانشگاه ها و مراکز آموزش

 
عالی و پژوهشی و فناوري کشور به دلیل کمبود نیروي انسانی وجود دارد، حل شود. 

این مقام مسئول در پایان با آرزوي موفقیت براي پذیرفته شدگان، گفت: توفیق خدمت در قلمرو علم و دانش بسیار ارزشمند است و پذیرفته
شدگان این بازگشت به دانشگاه در کسوت یاوران علمی را ارج نهند.



رشد180 برابري تولید علم در ایران پس از انقلاب اسلامی

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  565  |  تاریخ: 1400/11/21

سید علی قاسم زاده در گفت و گو با خبرنگار فارس از قزوین با
بیان اینکه یکی از ثمرات بسیار پربار نظام جمهوري اسلامی
ایران در حوزه دانشگاه ها مهیا شده است، اظهار کرد:
جمهوري اسلامی ایران با همت جوانان و تلاش شبانه روزي
دانشمندان و نخبگان توانست به قله هاي علمی دست یابد که

 
رسیدن به آن در دوران قبل از انقلاب یک آرزو بود. 

وي عنوان کرد: تعداد دانشگاه هاي کشور در دوران قبل از
انقلاب حدود15دانشگاه بود اما الان بیش از 2هزار و600واحد دانشگاهی در سطح کشور فعال است که نشان از رشد کمی و کیفی علمی

 
دانشگاه ها در ایران دارد. 

رئیس دانشگاه بین المللی امام خمینی(ره)استان قزوین تصریح کرد: قبل از انقلاب تعداد دانشجویان در سطح شکور کمتر از200هزار نفر بود
اما الان جمعیت دانشجویی کشور حدود 4میلیون نفر از جمعیت ما را تشکیل می دهد که نشان میدهد میزان آگاهی هاي عمومی مردم

 
ایران پساز انقلاب چقدر رشد کرده است. 

قاسم زاده با بیان اینکه پس از انقلاب جامعه ایرانی به یک جامعه فرهیخته و کاملا علمی تبدیل شده است، گفت: در حوزه کیفی دانشگاه ها
نیز قبل از انقلاب تعداد مقالات علمی ما در سطح بین المللی کمترا از یکهزار مقاله علمی بود اما الان تعداد این مقالات که یکی از اعتبارات

 
علمی کشور به شمار می رود، بیش از حد تصور است. 

 
رشد87درصدي سهم ایران در تولید علم جهانی در دوران پس از انقلاب 

وي با اشاره به رشد180برابري ایران پس از انقلاب در تولید علم افزود: ایران اسلامی در حوزه علمی در منطقه رتبه یک و در جهان رتبه 16

 
را دارد که نشان از افزایش سهم ایران در تولید علم جهانی از یک صدم درصد در سال57به 87درصد در حال حاضر دارد. 

رئیس دانشگاه بین المللی امام خمینی(ره)استان قزوین اظهار کرد: این دانشگاه تنها دانشگاه کشور است که مصوبه مجلس داشته و رئیس

 
جمهور نیز رئیس هیئت علمی آن محسوب شده و دوران پر فراز و نشیبی را سپري کرده است. 

قاسم زاده اضافه کرد: در حال حاضر بیش از 320عضو هیئت علمی، 130نفر دانشیار، 170نفر استادیار و 300نفر یاور علمی در این دانشگاه

 
مشغول علم آموزي به حدود9هزار دانشجو در 7دانشکده دانشگاه امام هستند. 

وي ادامه داد: حدود37رشته گرایش دکترا، بیش از 80 رشته ارشد و 38رشته کارشناسی در دانشگاه امام فعال است و براساس معیارهاي

رتبه بندي علمی پایگاه استنادي علوم جهان اسلام معروف به ISDرتبه16تا20 را از آن خود کرده است.  



رئیس دانشگاه بین المللی امام خمینی(ره)استان قزوین بیان کرد: هدف این است که در دولت سیزدهم با پتانسیلی که در اختیار داریم

 
دانشگاه امام خمینی(ره) قزوین را جزو 10دانشگاه برتر ثبت کنیم. 

 
اشتغال به تحصیل بیش از200دانشجوي خارجی ورود به رشته در دانشگاه امام 

قاسم زاده با اشاره به تحصیل بیش از 200 دانشجوي غیرایرانی ورود به رشته در دانشگاه امام قزوین خاطرنشان کرد: در دورا اخیر در حوزه
بین الملل و جذب دانشجویان خارجی دچار افت شده است که از جمله دلایل آن کمبود اعتبارات، مشکلات ساختاري و شیوع بیماري کرونا

 
بود. 

وي اظهار کرد: همچنین بیش از 300دانشجوي بین المللی در مرکز زبان آموزي فارسی این دانشگاه مشغول فراگیري زبان هستند و
امیدواریم با همتی که از سوي جوانان انقلابی در دوران مدیریتی جدید شروع شده است، بتوانیم به زودي زود تعداد دانشجویان بین المللی را

 
به بیش از یکهزار نفر برسانیم. 

رئیس دانشگاه بین المللی امام خمینی(ره)استان قزوین عنوان کرد: دانشگاه امام در انتقال دستاوردها و پیام انقلاب به کشورهاي جهان یکی
از موفق ترین دانشگاه ها بوده است زیرا تربیت یافتگان بین المللی این دانشگاه در کشورهاي خود در پست هاي مدیریتی مهم مانند هیئت
هاي علمی و سفارتخانه ها مشغول به کار هستند که نشان می دهد دانشگاه امام در تربیت نسلی که بتواند پیام انقلاب را انتشار دهد، موفق

عمل کرده است.  

قاسم زاده تصریح کرد: در حوزه بین الملل بیشترین تمرکز ما در جذب دانشجویان خارجی است و براي این امر طرح هایی را در دستورکار

اجرا قرار داده ایم.  

وي گفت: در حوزه پژوهشی و علمی نیز سعی داریم ارتباط بین صنعت و داشاه را تقویت کنیم تا مشکلات حوزه صنعت با استفاده از ظرفیت

هاي علمی موجود در این داشاه سریعتر مرتفع شود.  

رئیس دانشگاه بین المللی امام خمینی(ره)استان قزوین یادآور شد: افزایش ارتبادط بین صنعت و دانشگاه همچنین در تقویت مهارت افزایی

دانشجویان اثرگذار است.  

انتهاي پیام



هر مانعی که در مسیر سرمایه گذاران باشد را برمی داریم

منبع: ایسناشماره خبر:  566  |  تاریخ: 1400/11/21

استاندار کرمانشاه با بیان اینکه درب کرمانشاه به روي سرمایه گذاران باز است، گفت: هر مانعی که در مسیر سرمایه گذاران باشد را
برمی داریم.

بهمن امیري مقدم در آیین افتتاح کارخانه فروآلیاژ اسلام
آبادغرب که امروز ( 21 بهمن) با حضور معاونین وزیر اقتصاد و
دارایی برگزار شد، از معضل 50 ساله بیکاري در استان یاد کرد

 
که مردم را رنج می دهد. 

به گزارش ایسنا، امیري مقدم مسئولیت خود را براي رفع
معضل بیکاري کرمانشاه خطیر توصیف کرد که رئیس جمهور
نیز بر این موضوع تاکید داشته و ادامه داد: براي این مهم با

تمام توان تلاش خواهم کرد.  

 
استاندار کرمانشاه معتقد است، تنها چا راه رفع این معضل و ایجاد اشتغال پایدار در استان، جذب سرمایه گذاري است. 

وي ادامه داد: استان کرمانشاه در زمینه جذب سرمایه گذار پتانسیل هاي فراوانی دارد و هر شهرستان مزیت منحصر به فرد خود را داراست.  

استاندار کرمانشاه آب و هواي چهارفصل، پتانسیل هاي صنعتی، کشاورزي، گردشگري و ... را از مواردي دانست که می تواند سرمایه گذاران را

جذب کند و تاکید کرد: مشوق هایی را هم براي جذب سرمایه گذاران در نظر داریم.  

به گفته مدیر ارشد استان، همه سرمایه گذاران داخلی، خارجی و کرمانشاهیانی که خارج از استان هستند مورد حمایت اند و درب استان به

روي سرمایه گذاران باز است.  

امیري مقدم بر لزوم رفع موانع پیش روي سرمایه گذاران در استان تاکید کرد و گفت: در عمل و نه در شعار هر مانعی که پیش روي سرمایه

گذاري، تولید و اشتغال باشد را برمی داریم و این موضوع را در بدو ورود به کرمانشاه هم مورد تاکید قرار دادم.  

وي وجود موانع سر راه سرمایه گذاري را باعث رنج مردم و خود سرمایه گذار دانست و عنوان کرد: حتی اگر بی محلی هایی در گذشته به

 
سرمایه گذاران شده باشد را نیز جبران خواهیم کرد. 

امیري مقدم در ادامه به افتتاح پروژه فروآلیاژ به عنوان اولین سرمایه گذاري خارجی صنعتی کرمانشاه و حتی غرب کشور اشاره کرد و گفت:

 
این سرمایه گذاري خارجی قطعا آخرین طرح هم نخواهد بود. 

 
وي از اسلام آباد غرب به عنوان دومین شهر بزرگ استان یاد کرد که باید به مزیت ها و ظرفیت هاي آن توجه شود. 



انتهاي پیام



بهره برداري از چهار طرح تعاونی در سیستان و بلوچستان

منبع: ایسناشماره خبر:  567  |  تاریخ: 1400/11/21

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی سیستان و بلوچستان گفت: به مناسبت چهل و سومین بهار انقلاب اسلامی ایران، چهار طرح
تعاونی در استان با حضور ویدیو کنفرانسی محمد مخبر معاون اول رییس جمهوري و وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی همزمان با

102 طرح سراسري افتتاح شد.

به گزارش ایسنا؛ مهرداد جهاندیده با گرامیداشت سالروز
پیروزي شکوهمند انقلاب اسلامی ایران اظهار داشت: از
مجموع این طرح ها چهار طرح تعاونی سهم این استان بود که

 
امروز به بهره برداري رسید. 

وي نماي کلی این طرحها را تعاونی صنایع دستی امید شرق
خاتون سیستان، تعاونی آیینه هنر و صنعت صادقیه نیکشهر،
تعاونی 4793 میراث زاهدان و تعاونی تولید و بسته بندي

 
4860 صدرا امید شرق چابهار عنوان کرد. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی سیستان و بلوچستان گفت: براي بهره برداري از این طرح هاي تعاونی مجموعا 64 میلیارد ریال سرمایه

 
گذاري شده است. 

 
جهاندیده افزود: تعداد اشتغال ایجاد شده در این طرح ها 70 نفر است. 

وي یادآور شد: این تعاونی ها در زمینه پارچه بافی، طراحی و چاپ روي پارچه، صنایع دستی، سوزن دوزي و فرآوري محصولات کشاورزي و

 
تولید آب معدنی و دلستر میوه اي فعالیت می کنند. 

انتهاي پیام



افتتاح چهار واحد صنعتی با اعتبار 675 میلیارد ریال در شهرك صنعتی قرچک

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  568  |  تاریخ: 1400/11/21

صادقی در حاشیه افتتاح پروژه هاي صنعتی در قرچک در
گفت وگو با خبرنگار خبرگزاري فارس، اظهار کرد: امسال در
حالی چهل و سومین سالروز پیروزي انقلاب اسلامی ایران را
جشن می گیریم که پروژه هاي بسیاري در شهرك هاي

 
صنعتی استان تهران به بهره برداري رسیده و خواهد رسید. 

وي افزود: امروز نیز پروژه هاي صنعتی بسیار خوبی در شهرك
صنعتی شهرستان قرچک با حضور معاون استاندار به بهره

 
برداري رسید که اشتغال زایی بسیار خوبی داشت. 

مدیر عامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان تهران اظهار کرد: با دهه مبارکه فجر، چهار واحد صنعتی با اعتباري بالغ بر 675 میلیارد ریال و

 
اشتغال مستقیم براي 90 نفرافتتاح و به بهره برداري رسید. 

صادقی در پایان گفت: این واحدهاي صنعتی در حوزه تولیدي روکش صندلی، کفش و زیره کفش و آجیل و خشکبار فعالیت دارند که امروز

 
به چرخه تولید کشور پیوستند. 

انتهاي پیام/67037



افتتاح چهار واحد صنعتی در قرچک

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  569  |  تاریخ: 1400/11/21

به گزارش خبرگزاري فارس از قرچک، همزمان با ایام دهه
فجر،  چهار واحد صنعتی با اعتبار 675 میلیارد ریال با حضور
مسؤولان استانی و شهرستانی در شهرك صنعتی قرچک

افتتاح و به بهره برداري رسید.   

سعید صادقی در حاشیه افتتاح این پروژه ها در گفتگو با
خبرنگار خبرگزاري فارس، اظهار کرد: امسال در حالی چهل و
سومین سالروز پیروزي انقلاب اسلامی ایران را جشن میگیریم

 
که پروژه هاي بسیاري در شهرك هاي صنعتی استان تهران به بهره برداري رسیده و خواهد رسید. 

وي افزود: امروز نیز پروژه هاي صنعتی بسیار خوبی در شهرك صنعتی شهرستان قرچک با حضور معاون استاندار به بهره برداري رسید که

 
اشتغال زایی بسیار خوبی داشت. 

مدیر عامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان تهران اظهار کرد: با دهه مبارکه فجر، چهار واحد صنعتی با اعتباري بالغ بر 675 میلیارد ریال و

 
اشتغال مستقیم براي 90 نفر با حضور محسن نایبی معاون امنیتی و انتظامی استانداري تهران افتتاح و به بهره برداري رسید. 

صادقی در پایان گفت: این واحدهاي صنعتی در حوزه تولیدي روکش صندلی، کفش و زیره کفش و آجیل و خشکبار فعالیت دارند که امروز

 
به چرخه تولید کشور پیوستند. 

انتهاي پیام/67037



جوانان بومی جویاي کار هرمزگانی در پورتال استانداري ثبت نام کنند

منبع: ایلناشماره خبر:  570  |  تاریخ: 1400/11/21

سرپرست معاونت توسعه مدیریت و منابع استانداري هرمزگان گفت: بر اساس پیگیري هاي انجام شده توسط استاندار هرمزگان،
مقرر شد صنایع استان نیازهاي خود را در زمینه جذب و بکارگیري نیروي انسانی جدید از طریق بانک اطلاعاتی متقاضیان اشتغال

استانداري هرمزگان تامین کنند.

سرپرست معاونت توسعه مدیریت و منابع استانداري هرمزگان گفت: بر اساس
پیگیري هاي انجام شده توسط استاندار هرمزگان، مقرر شد صنایع استان
نیازهاي خود را در زمینه جذب و بکارگیري نیروي انسانی جدید از طریق

بانک اطلاعاتی متقاضیان اشتغال استانداري هرمزگان تامین کنند.  

به گزارش ایلنا از بندرعباس، محسن خاکی نهاد اظهار کرد: استاندار هرمزگان
از زمان انتصاب، حل مساله اشتغال و به کارگیري نیروهاي بومی در صنایع استان را به عنوان یکی از دغدغه هاي مهم خود در دستور کار
قرار داده است و در سفر اخیر رییس جمهور به استان، این مطالبه از سوي استاندار به شکل پیشنهاد به هیات دولت ارائه شد که با نگاه

 
مساعد دولت براي رفع مشکل اشتغال جوانان بومی استان ، خوشبختانه پیشنهاد استاندار مورد تصویب قرار گرفت. 

خاکی نهاد گفت: متقاضیان اشتغال می توانند با مراجعه به پورتال استانداري هرمزگان، از طریق بخش ثبت نام در سایت به نشانی

 
www.hormozgan.ir اطلاعات خود را وارد و درخواست خود را ثبت کنند. 

سرپرست معاونت توسعه مدیریت و منابع استانداري هرمزگان بیان کرد: این اطلاعات از سوي استانداري هرمزگان در اختیار صنایع قرار

 
خواهد گرفت و از این پس نیاز صنایع در زمینه جذب نیروي انسانی جدید از طریق افراد ثبت نام شده در این سامانه رفع خواهد شد. 

انتهاي پیام/



افتتاح اولین سرمایه گذاري خارجی صنعتی در کرمانشاه

منبع: ایلناشماره خبر:  571  |  تاریخ: 1400/11/21

اولین سرمایه گذاري خارجی صنعتی کرمانشاه با حضور معاونین وزیر اقتصاد و دارایی، استاندار و جمعی از مسئولین استان به بهره
برداري رسید.

اولین سرمایه گذاري خارجی صنعتی کرمانشاه با حضور
معاونین وزیر اقتصاد و دارایی، استاندار و جمعی از مسئولین

 
استان به بهره برداري رسید. 

به گزارش خبرنگار ایلنا از کرمانشاه، امیرحمزه حیدریان
مدیرکل اقتصاد و دارایی استان کرمانشاه درباره پروژه فروآلیاژ
منگنز اسلام آبادغرب که با سرمایه گذاري چینی ها احداث
شده گفت: شرکت فروآلیاژ متحد شرق آسیا عملیات اجرایی
واحد تولید فروسیلیکومنگنز را از شهریور سال 1398 آغاز

 
کرد. 

 
وي سرمایه گذاري این طرح را 10 میلیون یورو اعلام کرد که توسط سرمایه گذاران چینی تامین شده است. 

 
وي اشتغالزایی مستقیم این طرح را 200 تا 210 نفر و اشتغال غیرمستقیم آن را 500 نفر اعلام کرد. 

مدیرکل اقتصاد و دارایی استان کرمانشاه، ظرفیت تولید این واحد تولید 15 هزار تن فروسیلیکومنگنز در سال است.  

این مسئول افزود: با اجراي این طرح رونق خوبی در معادن استان ایجاد شده و جلوي خام فروشی منگنز و سیلیس تا حد زیادي گرفته شده

است.  

حیدریان ادامه داد: در کل کشور 264 هزارتن در سال فروسیلیکومنگنز نیاز است که از این میزان 35 درصد تولید داخل و مابقی وارداتی

 
است. 

 
وي گفت: با بهره برداري از این پروژه 10 درصد نیاز کشور تامین خواهد شد. 

مدیرکل اقتصاد و دارایی استان کرمانشاه از قدمت 200 ساله محصول فروسیلیکومنگنز یاد کرد که اکنون در صنایع فولاد و چدن استفاده می
شود و کشورهاي چین( با تولید سه میلیون تن در سال)، برزیل، اکراین، روسیه و آفریقاي جنوبی بزرگترین تولیدکنندگان این محصول در

 
جهان هستند. 

حیدریان در ادامه بهره برداري از این طرح را بیانگر استقبال کرمانشاه از سرمایه گذاران و خصوصا سرمایه گذاران خارجی دانست و عنوان

 
کرد: کرمانشاه ظرفیت هاي فراوانی در زمینه جذب سرمایه گذار در بخش هاي مختلف صنعت، کشاورزي، گردشگري و ... دارد. 



انتهاي پیام/



از پشتیبانی تا کارآفرینی همراه با خانم احمدیان

منبع: حوزه نیوزشماره خبر:  572  |  تاریخ: 1400/11/21

حوزه/ خانم احمدیان که از جمله بانوان فعال در ستاد پشتیبانی دفاع مقدس اهواز بود، پس از جنگ، به صورت جدي وارد فعالیت
هاي اقتصادي و اجتماعی می شود، به طوري که او امروز یکی از بانوان تأثیرگذار و الگو در اهواز است و همچنان در 73 سالگی،

علاوه بر امور خیریه، با پیگیري هاي فراوان، به دنبال کارآفرینی و ...

 
در کتاب مادر ایران خواهید خواند: از پشتیبانی تا کارآفرینی همراه با خانم احمدیان 

 حوزه/ خانم احمدیان که از جمله بانوان فعال در ستاد پشتیبانی
دفاع مقدس اهواز بود، پس از جنگ، به صورت جدي وارد فعالیت هاي اقتصادي و اجتماعی می شود، به طوري که او امروز یکی از بانوان
تأثیرگذار و الگو در اهواز است و همچنان در 73 سالگی، علاوه بر امور خیریه، با پیگیري هاي فراوان، به دنبال کارآفرینی و ایجاد شغل براي

 
مردم است. 

به گزارش خبرگزاري حوزه، کتاب مادر ایران، خاطرات شفاهی خانم عصمت احمدیان، مادر شهیدان اسماعیل و ابراهیم فرجوانی از سوي

انتشارات راه یار منتشر شده است.  

 
بر اساس این گزارش، این کتاب، روایتی داستانی از زندگی پرفراز و نشیب عصمت احمدیان، مادر شهیدان ابراهیم و اسماعیل فرجوانی است. 

خانم احمدیان که از جمله بانوان فعال در ستاد پشتیبانی دفاع مقدس اهواز بود، پس از جنگ، به صورت جدي وارد فعالیت هاي اقتصادي و
اجتماعی می شود، به طوري که او امروز یکی از بانوان تأثیرگذار و الگو در اهواز است و همچنان در 73 سالگی، علاوه بر امور خیریه، با

 
پیگیري هاي فراوان، به دنبال کارآفرینی و ایجاد شغل براي مردم است. 

 
در بخشی از کتاب آمده است: 

ایست! از جاتون تکون نخورین.  

 
صداي مرد، ترس غریبی به جانم ریخت. رو کردم به بی بی زهرا و وحشت زده گفتم: «واي بی بی! حالا چه خاکی به سر کنیم؟» 



هیچی. مگه گُناهمون چیه؟ اصلاً این ها کیَن؟  

 
بی بی من می ترسم. 

 
هیچ نترس. ما کار در راه خدا می کنیم. ترس نداریم. 

 
مرد با صداي بلندتري گفت: «دست ها بالا. برنگردین. هرچی دارین بذارین رو زمین.» 

 
دست هاي خالی مان را گرفتیم بالا. آمدند نزدیک تر. پنج شش نفر بودند. یکی شان پرسید: «بچه خاك می کنین؟» 

همان طور که پشتم به آن ها بود گفتم: «بیا ببین. این پا رو خاك می کنیم. یه تیکه گوشت آدم.»  



نماینده ولی فقیه در کردستان: روي کارآمدن دولتمرد صالح از اهداف انقلاب

اسلامی بود

منبع: ایرناشماره خبر:  573  |  تاریخ: 1400/11/21

سنندج- ایرنا- نماینده ولی فقیه در استان کردستان گفت: روي کارآمدن دولتمرد صالح، طرح موضوعات سالم براي جامعه اسلامی،
عدالت و رفاه از جمله اهداف و دستاوردهاي انقلاب اسلامی بود.

 سنندج- ایرنا- نماینده ولی فقیه در استان کردستان گفت:

 
روي کارآمدن دولتمرد صالح، طرح موضوعات سالم براي جامعه اسلامی، عدالت و رفاه از جمله اهداف و دستاوردهاي انقلاب اسلامی بود. 

به گزارش ایرنا، حجت الاسلام و المسلمین پورذهبی روز پنجشنبه در مراسم جشن انقلاب که با موضوع «انقلاب اسلامی، اقتصاد مقاومتی،
تولید ملی و کارآفرینی» با حضور روحانیون اهل تشیع و تسنن شهرستان دهگلان برگزار شد، با اشاره به اینکه سخنان انبیا بسیار کارساز و

 
پرنفوذ بوده به فرموده خداوند در سوره هود قرآن اشاره کرد و اظهار داشت: کارکرد یک روحانی، اصلاح، موعظه و نصیحت است. 

وي گفت: در گذشته ارتکاب فساد، ظلم، تبعیض و بی عدالتی به صورت سازمان یافته در جامعه رواج داشت که خوشبختانه با پیروزي انقلاب

 
اسلامی این مسائل در بسیاري از مسئولان دیده نمی شود. 

نماینده ولی فقیه در استان کردستان با بیان اینکه ممکن است مشکلاتی در حوزه هاي مختلف همچون اقتصادي داشته باشیم اما نسبت به
قبل از انقلاب پیشرفت هاي زیادي کرده ایم، افزود: رفاه تنها داشتن درآمد، مسکن و خوردن و آشامیدن نیست چراکه تامین امنیت، ایجاد

 
دانشگاه ها براي درس خواندن، فراهم شدن زیرساخت ها و جاده براي دسترسی آسان در این شرایط تحریم، نیز رفاه است. 

وي ایجاد امنیت را از مهم ترین دستاوردهاي انقلاب خواند و ادامه داد: خوشبختانه به برکت حضور و هوشیاري نیروهاي نظامی، انتظامی و
دستگاه هاي امنیتی، امنیت و آرامش در کردستان برقرار است لذا باید همه با هم ضمن قدردانی، اجازه ندهیم خدشه اي به این امنیت وارد

شود.  

حجت الاسلام و المسلمین پورذهبی با ذکر اینکه مقابله با توطئه تکفیري ها رسالت روحانیون است، ادامه داد: براي تامین مسکن علما

 
مشکلی نداریم و آماده پیگیري و مکاتبات با ادارات ذي ربط هستیم و بهبود وضعیت معیشتی روحانیون نیز در حال انجام است. 



وي با بیان اینکه سادگی روحانیون شیعه و سنی زبانزد است، افزود: امیدواریم با برنامه ریزي هاي انجام شده، دغدغه این عزیزان رفع شود.  

نماینده ولی فقیه در استان کردستان با بیان اینکه توجه به رفع دغدغه هاي مردم به ویژه قشر روحانیون دغدغه همیشگی مسئولان نظام
است، یادآور شد: ممکن است مسئولان زیر مجموعه، دچار اشباهاتی شوند اما رهبر معظم انقلاب یک فرد صالح، شریف و دلسوز ملت هستند

 
و مسئولان نیز این اراده را دارند که دچار مشکل نشوند. 

 
 

خدمت رسانی یکسان به شیعه و سنی هدف نظام است  

نماینده ولی فقیه در استان کردستان همچنین با حضور در مراسم جشن بزرگ انقلاب که در مسجد روستاي قروچاي دهگلان برگزار شد،

اظهار داشت: از حضور ارزشمند همه مردم که بیانگر وابستگی به تلاش هاي نظام مقدس جمهوري اسلامی است، صمیمانه تشکر می کنم.  

حجت الاسلام عبدالرضا پورذهبی با بیان اینکه انقلاب اسلامی مقاومت در برابر ظالم و دفاع و از مظلوم را به ما یاد داد، یادآور شد: متاسفانه

 
برخی ها، انسان هایی را تنها به خاطر اختلاف عقیده جایزالقتل دانسته و به راحتی خون مسلمانان مظلوم را می ریزند. 

حجت الاسلام و المسلمین پورذهبی با بیان اینکه دشمنان پس از پیروزي انقلاب اسلامی ایجاد تکفیري ها را به بهانه نابودي مسلمانان در
دستور کار خود قرار داده اند، اضافه کرد: متاسفانه به جاي اینکه سعی کنیم بایکدیگر گفتگو کنیم تکفیر صورت می گیرد همانطور که

شهدایی از این خطه توسط تکفیري ها به شهادت رسیدند.  

وي با یادآوري اینکه اسلام دین گفت وگو بوده و تفکر تکفیري ها خلاف دین است، گفت: سوال اینجا است آیا کسی که نماز و روزه می

خواند، کافر است!؟ که در حین نماز خونشان را می ریزند.  

نماینده ولی فقیه در استان کردستان با بیان اینکه دفاع از مظلومان، جان، مال و ناموس مسلمان مورد احترام است، یادآور شد: گرچه در
برخی از حوزه ها مشکلاتی داریم اما نظام در صدد رفع مشکلات مردم و خدمت رسانی به همه کشور است و شیعه و سنی برایش تفاوتی

ندارد.  

حجت الاسلام و المسلمین پورذهبی با بیان اینکه آنچه که در توانمان باشد براي حل مشکلات مردم قروچاي به کار می گیریم، گفت:

امیدواریم با همت دولت مشکلات استان و این روستا برطرف شود.  



برچسب ها  

 
- انقلاب اسلامی ایران 

 
- کردستان 

- سنندج  
- نماینده ولی فقیه کردستان



نشست مشترك فراکسیون زنان مجلس با کمیته امور خانواده دوماي روسیه برگزار

شد

منبع: داناشماره خبر:  574  |  تاریخ: 1400/11/21

نشست وبیناري مشترك فراکسیون زنان و خانواده مجلس شوراي اسلامی و کمیته امور خانواده، زنان و کودکان دوماي دولتی روسیه
برگزار شد.

نشست وبیناري مشترك فراکسیون زنان و خانواده مجلس
شوراي اسلامی و کمیته امور خانواده، زنان و کودکان دوماي

 
دولتی روسیه برگزار شد. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ به نقل از خانه ملت،
نشست وبیناري مشترك فراکسیون زنان و خانواده مجلس
شوراي اسلامی و کمیته امور خانواده، زنان و کودکان دوماي

 
دولتی روسیه امروز (چهارشنبه 20 بهمن ماه) برگزار شد. 

قاسم پور: رویکرد جمهوري اسلامی به زنان با توجه به اهمیت

 
نقش آنها در خانواده است 

فاطمه قاسم پور در این دیدار ضمن ابراز خرسندي از شرکت در همایش بین المللی زنان اوراسیا در سن پترزبورگ، بر مشترکات میان تهران
و مسکو تأکید کرد و گفت: همگرایی میان نمایندگان زن در پارلمان هاي دو کشور و استفاده آنها از تجربیات یکدیگر هم افزایی در این حوزه

 
را به دنبال دارد. 

رئیس فراکسیون زنان مجلس شوراي اسلامی، با اشاره به قوانین مصوب در حوزه حمایت از زنان و خانواده تصریح کرد: رویکرد جمهوري

 
اسلامی ایران به مسأله اجتماعی زنان با توجه به اهمیت نقش آنها در خانواده است و موازنه در این خصوص امري مهم تلقی می شود. 

 
رحمانی: مشارکت زنان در رویدادهاي سیاسی از مصادیق بهره مندي از ظرفیت آنان است 

فاطمه رحمانی نماینده مردم مشهد و کلات و عضو کمیسیون اجتماعی مجلس شوراي اسلامی، ضمن گرامیداشت ایام االله دهه فجر، به
دستاوردهاي جمهوري اسلامی ایران در حوزه زنان و خانواده پرداخت و گفت: حفظ کرامت زنان و توانمندسازي آنها در ابعاد مختلف

 
اجتماعی، فرهنگی، اقتصادي، سیاسی همواره مورد توجه برنامه ریزان و سیاستگذاران قرار دارد. 

عضو کمیسیون اجتماعی مجلس شوراي اسلامی، حضور زنان در فعالیت هاي تولیدي و اقتصادي و مشارکت آنها در رویدادهاي سیاسی
همچون انتخابات را از مصادیق بهره مندي از ظرفیت زنان دانست و خاطر نشان کرد: جمهوري اسلامی همواره مسیر ارتقاء ابعاد شخصیتی،

 
خانوادگی و اجتماعی زن را مورد توجه قرار می دهد. 

 
فلاحی: تقویت نهاد خانواده و جایگاه زن از اهداف جمهوري اسلامی در تمام اسناد بالادستی است 

سارا فلاحی، نماینده مردم ایلام و عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی نیز در ادامه این دیدار با اشاره به اهمیت نقش و جایگاه زنان



اظهار داشت: جمهوري اسلامی ایران همواره موضوع ارتقاء زنان را در سیاستگذاري، قانونگذاري و برنامه ریزي ملی مورد توجه قرار داده است.

وي افزود: بر پایه شاخص هاي توسعه انسانی سازمان ملل متحد، زنان و دختران ایرانی پیشرفت قابل توجهی در حوزه هاي آموزش، پژوهش،

 
علم، کارآفرینی، اشتغال و بهداشت داشته اند. 

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شوراي اسلامی، گفت: از جمله اهداف جمهوري اسلامی ایران که در تمام اسناد
بالادستی بر آن تاکید شده، تقویت نهاد خانواده و جایگاه زن در آن و استیفاي حقوق شرعی و قانونی زنان در همه عرصه ها و توجه ویژه به

 
نقش سازنده آنان بر مبناي اصول اسلامی در سیاستها و برنامه ها است. 

 
استانیا: حمایت از مادران و کودکان از جمله مسائل مورد توجه در پارلمان روسیه است 

نینا استانیا، رئیس کمیته زنان، خانواده و کودکان دوماي دولتی روسیه نیز در این دیدار به قوانین حمایتی این کشور در حوزه زنان، خانواده و

کودکان اشاره کرد و افزود: حمایت از مادران و کودکان از جمله مسائل مورد توجه در پارلمان روسیه است.  

رئیس کمیته زنان، خانواده و کودکان دوماي دولتی روسیه در پایان ضمن ابراز خرسندي از برقراري روابط و انسجام میان نمایندگان زن
پارلمانهاي دو کشور گفت: برگزاري نشست هاي دوره اي در این خصوص، راهی مهم در جهت استفاده و بهره مندي بیشتر دو کشور از

 
تجربیات یکدیگر است. 

انتهاي پیام/



از ضعف اطلاع رسانی تا رضایت نسبی جوانان از خانه جوان همدان

منبع: روزنامه سپهر غربشماره خبر:  575  |  تاریخ: 1400/11/21

در بررسی سپهرغرب از عملکرد خانه جوان همدان صورت گرفت؛ از ضعف اطلاع رسانی تا رضایت نسبی جوانان از خانه جوان همدان
آیا شعار «جوان را جوانی لازم است» خانه جوان محقق شده است؟>

آیا شعار «جوان را جوانی لازم است» خانه جوان محقق شده

است؟  

جوانی پرشورترین دوران حیات انسانی و قدرت آن بزرگ ترین
نیروي محرکه پیشبرد هر جامعه به سمت وسوي توسعه و
پیشرفت محسوب می شود. درواقع بهترین نیروي انسانی و
سرمایه هر کشور جوانان آن هستند؛ آن چنان که پیشرفت هر
کشور در گرو سرمایه گذاري بر روي استعدادها و نبوغ جوانان

آن جامعه است.  

تجربه نشان می دهد هر جامعه اي که به جوانانش اعتماد کند و به تعبیري یک تعامل دوطرفه بین دولتمردان و جوانان به وجود آورد بهتر و
سریع تر بر چالش هاي پیش رو چیره می شود. به همین خاطر تمرکز برروي حوزه جوانان باعث اندیشیدن براي ایجاد مراکزي می شود که

 
به وسیله آن ها هویت مکانی قشر جوان مشخص گردد. 

بنا به نظرکارشناسان «خانه هاي جوان» ایفاکننده همین نقش هستند؛ یعنی مراکزي که براي هویت مکانی و قلمروي نسل جوان براي تبادل
نظر و اندیشیدن در خصوص شناخت بهینه از مشکلات و چالش ها و استعدادهاي جوانان با اتکا به اراده و مشارکت خود آنان محسوب می

 
شوند. 

پس اگر به جوانی باورداشته باشیم، هویت مکانی آنان نیز به نام «خانه جوان» ضرورت پیدا می کند.  

بنا بر گفته جامعه شناسان احیاي خانه هاي جوان و مدیریت آن تحت سمن هاي خاص جوانان یک امر ضروري است زیرا چنین تشکیلاتی

می تواند مفید بوده و انرژي جوانان را در مسیر مناسبی هدایت کند و آن ها را از امکان ابتلا به آسیب هاي اجتماعی باز دارد.  

در سال 1399 فاز جدید خانه جوان همدان با شعار «جوانی را جوانی لازم است» و با هدف کشف استعداد نوجوانان و جوانان، جذب نخبگان
و فعالیت هاي بیشتر جوانان در حوزه هاي مختلف پزشکی، فناوري اطلاعات، تولید محتوا و غیره شکل گرفت. یکی از مهم ترین اهداف این
مجموعه کاهش آسیب هاي اجتماعی بود. حال با گذشت یک سال از فعالیت مستمر این مجموعه به سراغ تعدادي از جوانان همدانی رفته و

 
از آنان در مورد خانه جوان و تحقق شعار آن سؤال کردیم که نتیجه را باهم می خوانیم: 

استفاده از تیم حرفه اي و جوان نقطه قوت این مجموعه است  

یک جوان همدانی با بیان اینکه یک سال است که با خانه جوان آشنا هستم، عنوان کرد: مجموع کلاس هایی که در خانه جوان برگزار می

شود کاربردي است اما محدود به دوره هاي مقدماتی بوده و خبري از دوره پیشرفته نیست.  



خانم زارعی گفت: استفاده از تیم حرفه اي و جوان نقطه قوت این مجموعه است به طوري که بسیاري از اساتید آن در مجموعه ها و دانشگاه

هاي مطرح کشور هم تدریس می کنند.  

وي افزود: به نظر من کوچک بودن فضاي ساختمان، نقطه ضعف خانه جوان است که امیدواریم هرچه سریع تر مکان برزرگ تري در اختیار

 
جوانان قرار گیرد. 

 
اطلاعی از فعالیت خانه جوان ندارم 

دیگر جوان همدانی با بیان اینکه اصلاً اطلاعی از وجود این مجموعه ندارم، گفت: نکند منظور شما خانه کارگر است؟ اگر منظورتون خانه

 
کارگر است بله تاکنون زیاد از کلاس هاي آن استفاده کرده ام. 

اقاي یوسفی اظهار کرد: انتظار من به عنوان یک جوان از چنین مجموعه اي اطلاع رسانی از سطح خدمات ارائه شده است و دوست دارم در
همدان مجموعه اي ایجاد شود که به حل مشکلات جوانان ازجمله ازدواج و اشتغال آن ها بپردازد و در حوزه اشتغال اگر مهارتی هم یاد می

 
دهند در راستاي کار آفرینی باشد و نه صرفاً سرگرمی. 

 
کارت جوانی یک اتفاق مثبت براي جوانان 

دیگر جوان همدانی با بیان اینکه در حال حاضر از کلاس هاي آموزگاري این مجموعه استفاده می کنم، یادآور شد: چندین سال بود که دنبال
چنین کلاسی بودم اما در همدان به صورت محدود و با شهریه هاي بسیار گران برگزار می شد اما در خانه جوان با شهریه معقول توانستم در

 
این دوره شرکت کنم. 

خانم ابراهیمی گفت: یکی دیگر از مزیت هاي خانه جوان کارت هاي جوانی است که با استفاده از آن می توان در کلاس ها، سینما و برخی از

 
مراکز علمی و تفریحی با هزینه نیم بها شرکت کنیم. 

وي ضمن اشاره به فضاي دوستانه و بهره مندي از جوانان در این مجموعه گفت: این امر سبب می شود که جوانان بتوانند از این فرصت

 
استفاده کنند و با اعتماد به نفس بیشتري در جامعه حاضر شوند. 

این جوان همدانی با بیان اینکه تعداد زیادي از اساتید این مجموعه از نخبگان استان هستند، عنوان کرد: دیگر مزیت این مجموعه در اختیار
قرار دادن سالن جلسات، استودیو صدا و تصویر به جوانان است و این امر سبب می شود که جوانان در مکانی امن محتواي خود را تولید کنند.
در کل از خدمات خانه جوان راضی هستم اما به نظرم باید سطح اطلاع رسانی و تبلیغات خود را افزایش دهند چراکه تعدادي زیادي از

 
دوستانم از خدمات این مجموعه خبر ندارند. 

 
سطح کیفیت و آموزش هاي این مجموعه بسیار ضعیف است 

دیگر جوان همدانی با بیان اینکه سطح کیفیت و آموزش هاي این مجموعه بسیار ضعیف است، عنوان کرد: سال گذشته در یکی از کلاس
هاي نرم افزاري این مجموعه شرکت کردم اما آنقدر سطح آموزش پایین بود که بعد از سه جلسه از کلاس انصراف داده و دیگر به این

 
مجموعه مراجعه نکردم. 

آقاي قنبري با بیان اینکه انتظار من از خانه جوان نخبه پروري است، عنوان کرد: به دلیل آنکه نوجوانان و جوانان زیادي به این مجموعه می



آیند بهتر است که با استعدادیابی از نوجوانان آن ها را تربیت کنند. در واقع خانه جوان نباید همانند سایر مؤسسات فقط تمرکز خود را به

 
بحث آموزش بگذارد و از نخبه پروري و کارآفرینی دوري کند. 

وي در ادامه گفت: به نظر من خانه جوان باید قرارداد هایی با سایر مجموعه ها و ارگان ها ببندد و با دادن امتیاز هایی حق انتخاب را به

 
جوانان دهد که از کدام مجموعه استفاده کنند و در واقع استفاده از امتیاز و یا شهریه نیم بها منوط به این مجموعه نشود. 

دیگر جوان همدانی با بیان اینکه شرکت در کلاس فن بیان این مجموعه باعث حل مشکل چندین ساله من که خجالتی بودم و از حضور در
جامعه واهمه داشتم شد، عنوان کرد: علاوه بر کلاس فن بیان در چندین کلاس این مجموعه هم شرکت کردم و به نظرم نقطه قوت این

 
مجموعه استفاده از نخبگان، جوانان و هزینه کم شهریه ها است. 

خانم منوچهري با بیان اینکه انتظار من از خانه جوان این است که کارگاه هاي مهارتی و روان شناختی هم برگزار کنند، عنوان کرد: به طور
مثال این مجموعه می تواند با بهره مندي از روان شناسان مطرح استان و یا کشوري کارگاه هایی همچون کنترل خشم، کنترل استرس،

 
مهارت کار گروهی و مشارکت را به همه افراد جامعه به ویژه والدین و نوجوانان یاد دهند. 

وي با بیان اینکه به نظر من این مجموعه با بهره مندي از امکانات و تجهیزات خود می تواند بستر هاي ازدواج آسان را برقرار کند، عنوان کرد:
به طور مثال می تواند استودیو تصویر خود را در اختیار جوانان قرار دهد که بتوانند مراسم عقد خود را در آنجا برگزار کنند یا می توانند

مؤسسه ازدواج آسان را بار دیگر در همدان ایجاد و فعال کنند.  

 
اگر خانه به نام جوانان باشد پس باید ساعت هایی در هفته را در اختیار جوانان قرار دهند 

آقاي سلیمانی دیگر جوان همدانی است که اطلاعی از فعالیت این مجموعه ندارد و در گفت وگو با خبرنگار ما افزود: من جوان بسیار فعالی و
در حال حاضر دانشجوي ترم آخر دندان پزشکی هستم اما تاکنون تبلیغی چه در فضاي مجازي و واقعی از این نهاد ندیدم. انتقاد من این
است که چرا اطلاع رسانی نمی کنند و چرا در استان همدان کلاس هاي مربوط به رشته پزشکی و مراقبت هاي اولیه زندگی و یا حتی

 
زیبایی برگزار نمی شود که اگر این اتفاق بیفتد دیگر کسی فریب تبلیغات آرایشگر ها و یا روان شناسان دروغین را نمی خورد. 

وي افزود: اگر خانه به نام جوانان باشد پس باید ساعت هایی در هفته را در اختیار جوانان قرار دهند که در خصوص موضوعات مختلف

فرهنگی، اجتماعی، سیاسی گرد هم جمع شوند و با ارائه پیشنهاداتی به مسئولان در جهت حل مشکلات شهر اقدام کنند.  

سلیمانی در ادامه افزود: همانگونه که می دانید در استان ما محلی براي تفریح و یا گفتمان جوانان با یکدیگر در نظر گرفته نشده است؛ به
نظرم خانه جوان باید با برگزاري مسابقات ورزشی، تفریحی و یا فرهنگی درصدد افزایش شور و نشاط جوانان باشد و در همه زمینه هاي

 
اعتقادي، مذهبی، علمی و ورزشی از افراد مطرح کشوري بهره مند شود. 

وي بیان کرد: از سازمان هاي مردم نهاد و خانه هاي جوان انتظار می رود کارکردهاي مناسبی چون تشکل یابی و سازمان دهی جامعه و
مخصوصاً ساماندهی نسل جوان را برعهده داشته باشند و آداب و روش هاي کار جمعی، نیاز به خرد جمعی و مشورت با یکدیگر را به آن ها

 
بیاموزند تا افراد نیز با پیوستن به یکدیگر قدرت جمعی خود را افزایش داده و جامعه را قوي کنند. 

این جوان خوش فکر همدانی با بیان اینکه جوانان در سنی هستند که پرانرژي بوده و می خواهند دنیا را طبق ایده هاي خود بسازند گفت: در
این سن باید کار تیمی و توان سازماندهی و رهبري را بیاموزند؛ چنین فضاهایی تحت عنوان خانه جوان می تواند مفید باشد و انرژي جوانان

 
را در مسیر مناسبی هدایت کند. 



حال با توجه به آنچه گفته شد خانه هاي جوان می توانند به کشف استعدادهاي جوانان در زمینه هاي گوناگون علمی، فرهنگی، هنري و...

 
بپردازند؛ در خانه هاي جوان می توان با کشف استعدادهاي جوانان جامعه را درمسیر رشد و توسعه بهتري قرار داد. 

مسلماً خودگردانی خانه هاي جوان به وسیله سمن هاي مختص به خود آنان، فضایی بازتر و ملایم تر نسبت به دیگر مراکز آموزشی ایجاد
خواهد کرد؛ زیرا این خودگردانی باعث می شود بدون فشار اجتماعی و هرگونه محوریت از ناحیه دیگر اهرم هاي آموزشی با فضاهاي
محدودتر، جوانان با ملایمت و در بستري آرام تر با اطراف خود هماهنگ شده و به واسطه شناختی سازنده تر از خویش و هم نسلانشان،
استعدادهاي خود را نشان دهند؛ می توان در این راستا خانه هاي جوان را بهترین بازو و مکملی قدرتمند براي نهاد هاي آموزشی دانست و با

 
کشف استعدادها در خانه هاي جوان، نبوغ جوانان را در مسیر بهتري از تبلور در جامعه قرار داد. 

جوانان با رجوع به خانه هاي جوان با سمن هاي مختلف علمی، مذهبی، فرهنگی، هنري و... آشنا می شوند و بر حسب علایق و سلایق خود

 
به سمن هاي مدنظرشان می پیوندند و اینگونه در مسیر کشف استعداد و شکوفایی نبوغ خود قرار می گیرند. 

در این زمینه پیشنهاد می گردد علاوه بر تشکیل کلاس هایی همچون بازیگري و بهره مندي از افراد سرشناس و مطرح کشوري کلاس هاي
مهارتی و سبک زندگی با حضور اساتید مطرح کشوري و استانی تشکیل شود و از گروه هدف خود که جوانان و نوجوانان هستند دعوت کنند
که به صورت نیم بها در جلسات حضور یابند زیرا همان طور که می دانید در حال حاضر اکثر افراد جامعه نیاز به این مهارت ها دارند و به

 
عبارتی خانه جوان باید در کنار دانشگاها و مدارس به تربیت جوانان و نوجوانان در همه زمینه ها بپردازد. 

با توجه به روند رو به گسترش آسیب هاي اجتماعی و چالش هایی که زندگی جوانان را تهدید می کند خانه هاي جوان اهمیتی بنیادي هم
در نزد مسئولان و هم در نگاه مردم و خانواده ها براي سالم زیستن جوانان و مقابله با هرگونه آسیب اجتماعی پیدا می کنند، در این زمینه
هم لازم است که خانه جوان با بهره گیري از ظرفیت سمن ها و جوانان در این حوزه به شناسایی آسیب هاي اجتماعی موجود در جامعه
بپردازد و سپس با همفکري صاحب نظران این حوزه و مسئولان مشکلات را حل کنند و با برگزاري برنامه هاي جذاب، جوانان را به سمت

سرگرمی هاي سالم ترغیب کنند.



راه اندازي نمایشگاه دائمی در سلیمانیه عراق توسط یک شرکت نوآور همدانی

منبع: روزنامه سپهر غربشماره خبر:  576  |  تاریخ: 1400/11/21

راه اندازي نمایشگاه دائمی در سلیمانیه عراق توسط یک شرکت نوآور همدانی ایجاد صندوق پژوهش و فناوري فردایی بهتر در حوزه
فناوري را رقم خواهند زد>

ایجاد صندوق پژوهش و فناوري فردایی بهتر در حوزه فناوري

 
را رقم خواهند زد 

در شرایط اقتصادي، صنعتی، فرهنگی و اجتماعی کشورهاي
در حال توسعه که انبوه فارغ التحصیلان را به دنبال داشته
است، ضرورت توجه به توسعه کارآفرینی را بیش از گذشته
آشکار می سازد. به دلیل نقش و اهمیت کارآفرینان در روند
توسعه و رشد اقتصادي، بسیاري از دولت ها در کشورهاي
توسعه یافته و در حال توسعه تلاش می کنند با بهره برداري از
دستاوردهاي تحقیقاتی زمینه توسعه کارآفرینی در جامعه را

فراهم سازند. از این رو طی چند دهه گذشته پارك هاي علم و فناوري به عنوان یکی از نهاد هاي اجتماعی و حلقه اي از توسعه اقتصادي، در
راستاي حمایت از شرکت هاي دانش بنیان و مشاغل مبتنی بر کارآفرینی مورد توجه قرار گرفته اند. این مراکز با حمایت از دانش آموختگان

دانشگاهی، کارآفرینان و متخصصانی که منابع لازم براي ورود به عرصه کار و صنعت را در اختیار ندارند، زمینه رشد و توسعه هستند.  

پارك هاي علم و فناوري بیش از دو دهه است که در کشور فعالیت می کنند و درواقع سازمان هایی هستند که توسط متخصصان اداره می

 
شوند و با هدف افزایش ثروت در جامعه از طریق ارتقاي فرهنگ نوآوري و ایجاد رقابت سازنده میان شرکت ها به وجود آمده اند. 

براي دستیابی به این هدف، یک پارك علمی با ایجاد انگیزش و مدیریت جریان دانش و فناوري در میان دانشگاه ها، مراکز پژوهش و توسعه،

 
شرکت هاي خصوصی و بازار و ایجاد و رشد شرکت هاي متکی بر نوآوري را از طریق مراکز رشد تسهیل می کند. 

در میان 44 پارك علم و فناوري کشور، پارك علم و فناوري همدان که از اسفندماه سال 1387 آغاز به کار کرده است با توجه به ظرفیت ها
و مزیت هاي نسبی استان در زمینه هایی چون کشاورزي و گیاهان دارویی، گردشگري و صنایع دستی، مهندسی شیمی، مهندسی پزشکی،

مکانیک، الکترونیک و کامپیوتر فعالیت می کند.  

بر همین اساس خبرنگار روزنامه سپهرغرب با مدیر مؤسسات پارك علم و فناوري استان همدان به گفت وگو نشسته که نتیجه را باهم می

 
خوانیم: 

مجتبی فرهانچی با بیان اینکه در حال حاضر 240 واحد فناور در پارك علم و فناوري همدان فعال هستند، اظهار کرد: برخی از واحدهاي
فناور با ماهیت حقوقی (در قالب شرکت ثبت شده) در این حوزه فعالیت دارند و برخی دیگر از افراد هنوز موفق به ثبت شرکت نشدند و

اقدامات اولیه ثبت شرکت خود را انجام می دهند.  

وي در ادامه گفت: این افراد از حمایت پارك علم و فناوري بهره مند می شوند و هر سال تعداد زیادي متقاضی وارد پارك شده و ایده هاي



خود را با دانش آموختگان و تیم هاي مختلف به اشتراك گذاشته و براي تجاري کردن محصول خود اقداماتی انجام می دهند.  

این مقام مسئول افزود: پارك علم و فناوري در سراسر استان همدان فعال است و اکثر شهرستان هاي همدان داراي یک مرکز پارك علم و

فناوري هستند.  

 
فروش یک میلیون و 500 هزار دلاري پارك علم و فناوري از صادرات محصولات دانش بنیان 

فرهانچی بیان کرد: پارك علم و فناوري استان همدان با ارائه خدمات متنوع ازجمله فراهم نمودن فضاي استقرار شرکت ها، مشاوره اي فنی و
اقتصادي، فراهم کردن زمینه براي حضور شرکت ها در نمایشگاه ها و جشنواره هاي معتبر نقش مهمی در رشد و توسعه واحدهاي فناور

 
مستقر در این پارك ایفا می کند. 

وي با بیان اینکه این شرکت ها در مجموع طی سال بالغ بر 314 میلیارد تومان فروش داشته اند، اذعان کرد: در این راستا این شرکت با
فروش محصولات خود به کشور هاي دیگر و صادرات، درآمدي بالغ بر یک میلیون و 500 هزار دلار از فروش محصولات خود داشته اند و

براي استان همدان ارزآوري کردند.  

وي با بیان اینکه بیش از هزار و 500 نفر در شرکت هاي فناور استان همدان مشغول هستند، یادآور شد: یکی از مهم ترین دستاوردهاي

 
پارك علم و فناوري ایجاد صندوق پژوهش فناوري استان همدان بعد از سال ها پیگیري و بررسی است. 

مدیر مؤسسات پارك علم و فناوري استان همدان، عنوان کرد: صندوق پژوهش و فناوري استان همدان ارگانی براي حمایت مالی از واحد

 
هاي فناور ایجاد شده، است. 

فرهانچی با بیان اینکه در اکثر مواقع واحد هاي فناور در تأمین مالی پروژه هاي خود مشکل دارند، عنوان کرد: پارك علم و فناوري در حد
توان خود از این واحد ها حمایت ها کرده است اما سطح حمایت ها محدود بوده و همواره نیاز به یک ارگان حمایت کننده دیگر احساس می

شد و در سال گذشته پس از سال ها این صندوق راه اندازي شد.  

وي دلیل وقفه ایجاد این صندوق را عدم مشارکت کافی بخش خصوصی در این سال ها دانست و اذعان کرد: در حال حاضر این صندوق با

 
ماهیت خصوصی و دولتی ایجاد شده که بخش خصوصی با سهم 51 درصدي پیش گام است. 

مدیر مؤسسات پارك علم و فناوري استان همدان از حمایت هشت میلیارد تومانی صندوق پژوهش و فناوري از شرکت فناوري استان همدان
طی مدت فعالیت خود خبر داد و تصریح کرد: منابع تأمین مالی صندوق متفاوت است اما در اکثر مواقع از حمایت هاي سرمایه گذاران بخش

خصوصی، معاونت علمی ریاست جمهوري، پارك علم و فناوري و غیره بهره مند می شود.  

فرهانچی ضمن اشاره به فعال سازي مرکز نوآورانه در شهرستان هاي استان همدان، افزود: در سال جاري مرکز نوآوري شهرستان نهاوند با

همکاري دانشگاه فنی و حرفه اي فعال شد و در حال حاضر بیش از 18 واحد فناور در این مرکز فعال هستند.  

وي ضمن اشاره به فعال سازي مرکز نوآوري شهرستان تویسرکان در سال جاري، اذعان کرد: این واحد با همکاري اتاق بازرگانی فعال شده و

 
همچنین در سال جاري در سطح استان همدان یک مرکز نوآوري اجتماعی با همکاري کمیته امداد استان همدان فعال شده است. 

مدیر مؤسسات پارك علم و فناوري استان همدان عنوان کرد: در سال جاري شاهد رشد بی سابقه در حوزه صادرات بوده ایم به گونه اي که

 
تنها در 6 ماه نخست سال جاري به اندازه کل صادرات در سال 1399 موفق به صادرات شدیم. 



فرهانچی با بیان اینکه یکی از شرکت هاي فناور استان همدان موفق شده است که به مدت یک سال نمایشگاه دائمی محصولات دانش بنیان
در سلیمانیه عراق را راه اندازي کند، مطرح کرد: این شرکت محصولات دانش بنیان کشور را در این نمایشگاه ارائه می دهد و موفق به فروش

 
این محصولات در نمایشگاه سلیمانیه عراق شده است. 

وي با بیان اینکه تلاش هاي این شرکت باعث شده که یک نمایشگاه دائمی در سلیمانیه عراق براي ارائه محصولات دانش بنیان ایرانی راه
اندازي شود، اذعان کرد: زمانی شرکت هاي دانش بنیان می توانند در اقتصاد و ارزآوري براي کشور تأثیرگذار باشند که با شرکت هاي بزرگ

دنیا قرارداد بسته و در واقع محصولاتشان را در شرکت هاي بزرگ به فروش برسانند.  

مدیر مؤسسات پارك علم و فناوري استان همدان گفت: تاکنون پارك علم و فناوري همدان موفق به جذب تعدادي شرکت دانش بنیان موفق
و بزرگ همانند شرکت سحر، الوان ثابت، کنترل گاز اکباتان، پایا بسپار و غیره شده و یکی از شرکت هاي دانش بنیان همدان به نام آترین
آذین فناور موفق به ساخت دستگاهی مبتنی بر هوش مصنوعی شده است که می تواند آلودگی بطري هاي شیشه اي را تشخیص دهد و
بطري آلوده را از فرآینده تولید خارج کند. این دستگاه براي نخستین بار در ایران ساخته شده و در کارخانه سحر هم مورد استفاده قرار

 
گرفته است. 

فرهانچی با بیان اینکه در حال حاضر 16 هکتار اراضی در اختیار پارك علم و فناوري قرار گرفته است، یادآور شد: این اراضی باید در اختیار
واحد هاي فناور براي ساخت وساز واحد هاي تولیدي قرار بگیرد اما متأسفانه به دلیل مشکلاتی که در حوزه شهرداري وجود دارد، علی رغم

آنکه 30 واحد فناور متقاضی ساخت کارگاه هاي تولید خود هستند اما تاکنون موفق به واگذاري این واحد ها نشده ایم.  

وي گفت: استان همدان ظرفیت بسیار خوبی در حوزه علم و فناوري دارد و امیدواریم که در آینده اي نه چندان دور با حمایت و ارتقاي واحد

فناوري شهرستان هاي استان همدان بتوانیم به موفق هاي بیشتري در حوزه علم و فناوري دست پیدا کنیم.  

مدیر مؤسسات پارك علم و فناوري استان همدان گفت: متأسفانه در حال حاضر شاهد حضور کم رنگ اعضاي هیئت علمی در فضاي

 
کارآفرینی استان هستیم درحالی که انتظار می رود اساتید هیئت علمی بیشتري به ایجاد کسب و کار هاي نوآورانه و دانش بنیان روي آورند. 

حال باتوجه به آنچه گفته شد افزایش فاصله و شکاف بین بخش هاي آموزش و تحقیقات با بخش تولید و خدمات در دنیاي امروز ایجاد
سازمان هایی براي پرکردن این فاصله را ضروري می سازد. نوع مشکلات و هزینه هایی که این سازمان ها، مؤسسات و شرکت هاي تحقیقاتی،

با آن دست به گریبان هستند ایجاد و بقاي آن ها را با مشکل جدي روبه رو می کند.  

پارك هاي علم و فناوري به عنوان یکی از نهادهاي اجتماعی و حلقه اي از زنجیره توسعه اقتصادي مبتنی بر فناوري تشکیل شده و با ایفاي
نقش مجموعه هایی که وظیفه حمایت و هدایت مؤسسات و شرکت هاي تحقیقاتی را بر عهده دارد، گسترش آن در چند دهه گذشته در

قالب کشورها پیگیري شده است.  

کارکرد مناسب پارك ها در حل معضل فوق و اثرات جانبی ناشی از آن؛ یعنی تسریع در روند انتقال فناوري، اشتغال زایی براي فارغ
التحصیلان جوان و تجاري سازي نتایج تحقیقات، پارك هاي تحقیقاتی را به یکی از پرشتاب ترین مجموعه هاي فعال در دنیا تبدیل کرده
است و بسیاري از سیاست گذاران فناوري از پارك هاي علمی به عنوان بخشی از یک راهبرد اثربخش و هماهنگ براي توسعه ملی یا منطقه

 
اي نام می برند. 

بنابراین تأسیس پارك هاي علم و فناوري در کشورهاي در حال توسعه ازجمله ایران در صورت ادامه وجود رویکرد آموزشی دانشگاه ها و عدم
توجه به ظرفیت تحقیق و توسعه درون زا در مجموعه هاي صنعتی و همچنین ضعف سازوکارهاي قانونی و حقوقی، می تواند بهره مندي از



 
مزایاي آن و نقش تسهیل گري آن در توسعه فناوري را کمرنگ تر کند. 

در نهایت با توجه به تجربیات جهانی، ایجاد پارك هاي علمی تحقیقاتی در کشور به شرط رعایت برنامه ریزي هاي آمایشی و سرمایه گذاري
مناسب، می تواند نقش مؤثرتري را در تکمیل چرخه تحقیقات و نیز تجاري سازي نتایج تحقیقات ایفا کند. همچنین این موضوع می تواند
سبب تسریع در روند انتقال فناوري، بروز نوآوري ها و فناوري هاي نوظهور، جذب متخصصان و دانشمندان و نیز گسترش مؤسسات کوچک و

 
متوسط به واسطه توسعه فعالیت کارآفرینان شود. 

علاوه بر این دولت از طریق ایجاد محیطی مناسب براي فعالیت هاي نوآورانه شرایط را براي جذب شرکت هاي بین المللی فناورانه محور
فراهم می کند که این امر باعث گسترش روابط تجاري و بهبود رشد اقتصادي کشور می شود.



تشریح مصوبات سفر رئیس جمهوري به گیلان و اثر گذاري آن در توسعه استان از زبان استاندار /

مشکلات با رویکرد انقلابی و جهادي رفع می کنیم / شش برنامه اصلی گیلان در حوزه اقتصادي با
هدف ایجاد فرصت هاي ...

منبع: کاشف اسرارشماره خبر:  577  |  تاریخ: 1400/11/21

کاشف اسرار-استاندار گیلان با تشریح مصوبات سفر رئیس جمهوري به گیلان و اعلام اینکه مشکلات را با رویکرد انقلابی و جهادي
رفع می کنیم، گفت: شش برنامه اصلی استان در حوزه اقتصادي با هدف ایجاد فرصت هاي شغلی جدید تدوین و به مرحله اجرا

گذاشته شده است.   به گزارش پایگاه خبري کاشف اسرار، اسداالله عباسی ...

کاشف اسرار-استاندار گیلان با تشریح مصوبات سفر رئیس جمهوري به گیلان و اعلام اینکه مشکلات را با رویکرد انقلابی و جهادي رفع
می کنیم، گفت: شش برنامه اصلی استان در حوزه اقتصادي با هدف ایجاد فرصت هاي شغلی جدید تدوین و به مرحله اجرا گذاشته شده

 
است.   

به گزارش پایگاه خبري کاشف اسرار، اسداالله عباسی چهارشنبه شب در گفت وگوي زنده تلویزیونی با مردم گیلان که از شبکه استانی باران
پخش شد، با گرامی داشت یاد خاطره امام خمینی(ره)، شهداي والامقام و دهه مبارك فجر،  مهمترین دستاوردهاي جمهوري اسلامی را
برشمرد و گفت: اقتدار ملی، امنیت اجتماعی، دین محوري و استقلال کشور از مهمترین برکات انقلاب است.   وي اظهار داشت: دیدگاه امام
راحل عظیم الشأن و مقام معظم رهبري را یادآور می شوم که میدان دادن و توجه به مردم، مهمترین دستاورد انقلاب و نظام جمهوري
اسلامی ایران می باشد و براین مبنا تمامی سطوح مدیریتی کشور چه به صورت مستقیم یا غیرمستقیم، از طریق مردم انتخاب می شود و
خوشبختانه با همت صورت گرفته طی چهار دهه از عمر با برکت انقلاب، شاهد موفقیت و پیروزي هاي چشمگیري هستیم.   استاندار گیلان
ادامه داد: هرجا هم که با چالشی مواجه هستیم، به واسطه عدم توجه به نقش آفرینی مردم و کوتاهی مدیریتی است. وي با بیان اینکه گیلان
عزیز نیز در سایه بی مهري ها، غبار محرومیت بر چهره زیباي آن نشسته ، تصریح کرد: تمام اهتمام خود را بکار گرفته ایم تا مشکلات را با
رویکرد انقلابی و جهادي رفع کنیم. نماینده عالی دولت در گیلان در خصوص دستاوردهاي سفر رئیس جمهوري به استان بیان داشت: حضور
در میدان و در بین مردم، شاخصه متمایز آیت االله دکتر رئیسی است که دانستن اطلاعات را تبدیل به دیدن و بازدید می کند تا از نزدیک از
مشکلات مردم آگاه شوند. وي افزود: سفر آیت االله رئیسی به گیلان 179 مصوبه با مجموع 18 هزار و 923 میلیارد تومان داشت که از این
رقم هفت هزار و 903 میلیارد تومان (42 درصد) در قالب تسهیلات و 11 هزار و 20 میلیارد تومان (58 درصد) در قالب اعتبارات عمرانی
اختصاص یافته است. وي اضافه کرد: از این اعتبارات عمرانی،  بالغ بر هفت هزار و 320 میلیارد تومان جزو تعهدات اعتباري سازمان برنامه و
بودجه کشور، سه هزار و 552 میلیارد تومان از محل منابع داخلی وزارتخانه ها و 148 میلیارد تومان نیز از تعهدات شوراي برنامه ریزي و
توسعه استان براي سال هاي 1400 تا 1402 می باشد. دکتر عباسی ادامه داد:  از اعتبارات مربوط به تسهیلات نیز،  افزون بر پنج هزار
میلیارد تومان بابت تسهیلات 188 طرح تولیدي و اشتغالزا، یک هزار و 961 میلیارد تومان پرداخت تسهیلات ازدواج جوانان و یکصد میلیارد
تومان تسهیلات قرض الحسنه براي تأمین ودیعه مسکن، 428 میلیارد تومان تسهیلات کمیته امداد امام خمینی براي اجراي هشت هزار و
549 طرح اشتغالزا بر اساس برنامه مصوب اشتغال و خودکفایی استان، 300 میلیارد تومان تسهیلات نوسازي ناوگان حمل و نقل عمومی
شهرهاي استان توسط وزارت کشور، 48 میلیارد تومان تسهیلات بابت 65 طرح اشتغالزا و 15 میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه براي
پاسخ به درخواست هاي مردمی توسط صندوق کارآفرینی پرداخت خواهد شد.   استاندار گیلان با بیان اینکه پیشتر نیز به دفعات اعلام کرده
ام که مدیریت عالی استان را با برنامه عهده دار شده ام و ذیل برنامه دولت سیزدهم، امور گیلان را به پیش می برم؛ گفت: به طور قطع بهبود
وضعیت معیشت مردم که طی هشت سال گذشته، دچار تنگناهاي بسیاري بوده اند به ویژه با بی ثباتی قیمت ها ، شاهد بی نظمی غیر قابل
قبولی در حوزه معیشت آحاد جامعه بوده ایم. وي تاکید کرد: چنانچه نسبت به رفع مشکل واحدهاي تولیدي اهتمام ورزیده و راهبرد توسعه
اشتغال، رونق تولید و ارتقاء شاخص هاي صادرات از استان و همچنین توجه برنامه محور به افزایش تولیدات شاخص گیلان در حوزه
محصولات کشاورزي مدنظر باشد؛ می توان بسیاري از تنگناها را بهبود بخشید.   استاندار گیلان گفت: بعد از مدیریت کرونا ؛ معیشت مردم



براي دولت حائز اهمیت است، به طوري باید ضمن مهار تورم که به مرز 50 درصد رسیده بود؛ با برنامه ریزي صحیح و هدفمند، ذخیره سازي
کالاهاي اساسی و استراتژیک و نیز غذاي مردم مورد توجه ویژه قرار گیرد. دکتر عباسی افزود: در زمان حضور در استانداري ، نزدیک یک ماه
ذخیره کالاي اساسی در استان وجود داشت که از میانگین کشوري هم کمتر بود درحالیکه باید بین سه تا شش ماه باشد ولی امروز خیلی
خوب است و به نقطه اي رسیده ایم که نگرانی از این بابت به نفع مردم نداریم. وي تصریح کرد:  در جلسه شوراي اداري استان در حضور
رئیس جمهوري گفتم که ستاد احیاء و فعال سازي واحدهاي تولیدي با شش برنامه اصلی استان در حوزه اقتصادي را تشکیل داده و با انجام
این برنامه ها، تعداد 86 هزار فرصت شغلی جدید طی سه سال در استان ایجاد و تعداد 44 هزار شغل موجود نیز تثبیت خواهد شد تا به
هدف برنامه که نرخ بیکاري 8 درصد و نرخ رشد اقتصادي 8 درصد است، برسیم. استاندار گیلان اظهار کرد: توجه به اقتصاد گردشگري،
اقتصاد دریامحور و اقتنصاد کشاورزي نیز از برنامه هاي مهمی ست که دنبال می شود و معتقدم در این مسیر با استفاده از ظرفیت مشارکت
مردمی و تسهیل زمینه فعالیت آنان ، می توان برنامه هاي بهببود معیشتی گیلان را به پیش برد.  وي خاطر نشان کرد: هرجا از مشارکت
مردم آگاه در امور مختلف بهره گرفته ایم، توانسته ایم بهترین موفقیت ها و کامیابی ها را داشته باشیم و مردم هم نهایت همکاري را خواهند
داشته اند .   نماینده عالی دولت در گیلان تاکید کرد: به نفع مردم به دستگاه هاي نظارتی و مدیران اجرایی به ویژه فرمانداران اعلام می کنم
که پاي کار مردم محکم بایستند، کسی حق گران فروشی ندارد و باید دقت کنند که مردم دچار سختی نشوند. دکتر عباسی راه اندازي 383
واحد راکد و غیرفعال که قابلیت احیاء دارند (از مجموع 905 واحد غیرفعال) ، راه اندازي و بازگشت به تولید 105 واحد تحت تملیک و
جانشینی بانک ها، به ظرفیت کامل رساندن دو هزار و 731 واحد استان که با ظرفیت پایین (از 10 تا 90 درصد ظرفیت تولید) در حال کار
هستند، اتمام یک هزار و 72 طرح نیمه تمام اقتصادي که پیشرفت فیزیکی 10 تا 90 درصد دارند، افزایش شیفت کاري و توسعه تولید در
تعداد 70 واحد استان و تثبیت اشتغال و تولید تعداد 2 هزار و 985 واحد فعال موجود با تأمین سرمایه در گردش لازم از مهمترین این برنامه
هاست. وي تصریح کرد: با انجام شش برنامه راهبردي فوق؛ تعداد 86 هزار فرصت شغلی جدید در طی سه سال در استان ایجاد و تعداد 44
هزار شغل موجود نیز تثبیت خواهد شد. وي خاطر نشان کرد: این کار با سرمایه گذاري 12 هزار میلیارد تومانی بخش خصوصی و تسهیلاتی
بالغ بر هفت هزار و 500 میلیارد تومان در قالب سرمایه ثابت و در گردش قابل انجام خواهد بود. وي همچنین از هدف گذاري ایجاد 23 هزار
و 430 شغل جدید در استان براي سال 1401 خبر داد. استاندار گیلان تاکید کرد: اگر مطلع شوم سرمایه گذاري پشت درب اتاق مدیري
معطل شده، آن مدیر و عوامل دخیل را نزد سرمایه گذار فرستاده تا ضمن عذرخواهی، ایشان را براي سرمایه گذاري دعوت کنند.  استاندار
گیلان در ادامه گفت و گوي زنده تلویزیونی با مردم  از آخرین وضعیت سواحل استان و پیشبرد این دستور مهم رئیس جمهوري نیز سخن
گفت و افزود: به دنبال تأکید آیت االله دکتر رئیسی در سفر به گیلان و در نشست با نخبگان، علماء، خانواده شهدا، ایثارگران و جمعی از اقشار
مختلف مردم استان مبنی بر لزوم آزادسازي سواحل به نفع مردم و رعایت حدود قانونی، در نخستین روز پس از این دستور بر ضرورت تسریع
در اجراي آن و گام برداشتن به صورت استوار با همکاري همه بخش ها اعم از قواي مجریه، قضاییه و مقننه تأکید داشته ام. وي اضافه کرد:
جلسه بررسی روند آزادسازي سواحل با حضور مدیران دستگاه هاي اجرایی گام بعدي براي اجراي دستور صریح رئیس جمهوري با فوریت و
ظرف کمتر از بیست روز بود که در آن منابع طبیعی استان مکلف شد تا نسبت به شناسایی نقاط تصرف شده دستگاه هاي دولتی با در نظر
گرفتن قانون مستحدث ساحلی اقدام کند تا براي آزادسازي آن دسته از اراضی دولتی که در حریم دریا قرار دارد، اقدام شود.   وي گفت:
دستور رئیس جمهوري بارقه امید را در دل مردم زنده کرد و براین مبنا تکلیف آیت االله رئیسی با مدیریت جهادي و قاطعانه اجرا می شود اما
برخی وانمود می کنند که فقط این موضوع مصوبه سفر بوده درحالیکه این سفر بسیار پرخیر و برکت بوده است. وي ادامه داد: دکتر مرتضوي
معاون اجرایی رئیس جمهوري هم براي نظارت بر اجراي دستور رئیس جمهوري به گیلان سفر کرد تا از نوار ساحلی، تالاب و رودخانه هاي
زرجوب و گوهر رود به صورت میدانی بازدید کند. وي تشریح کرد: بازدیدهاي سرزده از نوار ساحلی براي نظارت جدي بر آزادسازي ساحل
هم به عنوان یک تکلیف از سوي رئیس جمهوري، محور برنامه هاي روزانه ام بود و براین مبنا از خط ساحلی در مرکز و غرب گیلان در
شهرستان هاي رضوانشهر و تالش و همچنین شرق گیلان از رودسر تا آستانه اشرفیه را بازدید و از نزدیک نحوه اجراي اقدامات را نظاره کردم
تا با جدیت دستور صریح رئیس جمهوري اجرا شود.   استاندار گیلان در پاسخ به اینکه دغدغه هاي اصلی و توقعات جنابعالی از مردم و
مسئولان استان براي افزایش همبستگی و مشارکت اجتماعی در پیشرفت استان و رفع موانع تولید و توسعه چیست، گفت: همانطور که در
جلسه شوراي اداري استان با حضور رئیس جمهوري بیان داشتم؛ امید و اعتماد مردم به دولت کم رنگ شده در حالیکه با رأي قاطع به دولت
مردمی و جهادي سیزدهم و اندیشه هاي فکري آیت االله دکتر رئیسی، مردم امیدوار شده اند و ما مسئولان هم باید با وحدت و انسجام، تنها و
تنها در اندیشه خدمت به مردم باشیم و همین رویکرد ، موجب توسعه پایدار در گیلان می شود. دکتر عباسی یادآورشد: در روز معارفه خود
به عنوان استاندار گیلان پیرو دستور اکید مقام عالی وزارت کشور، پنجره واحد سرمایه گذاري و تسهیل کسب و کار را طی 45 روز راه اندازي



کردیم و تا زمان حاضر افزون بر 50 مجوز بی نام صادر شده ضمن آنکه در جلسات مختلف هم به مدیران تأکید کرده ام با رفع بروکراسی
هاي زائد اداري و گشوده گذاشتن درب اتاق هاي خود به روي سرمایه گذاران به ویژه در بخش تولید، بسترساز تحقق توسعه استان باشند.
وي اضافه کرد: البته از همان روز اول فعالیت خود، پشت میز ننشسته ام بلکه با بررسی میدانی و بازدید از واحدهاي تولیدي مخصوصا آنهایی
که داراي مشکل هستند، کارگروه رفع موانع تولید را در آنجا برگزار کرده و به مدیران دستگاه هاي متولی و مدیران بانک ها نیز تکلیف کرده
ام با ارائه تسهیلات لازم در بخش سرمایه در گردش، زمیه به چرخش درآوردن چرخ واحدهاي تولیدي و تثبیت اشتغال در استان را فراهم
آورند. وي بیان کرد: از همین جا و از طریق رسانه ملی؛ به همه سرمایه گذاران در استان و حتی آنهایی که خارج از استان و یا خارج از کشور
هستند به ویژه گیلانیانی که نسبت به استان خود تعصب دارند، اعلام می کنم که در مقطع کنونی، گیلان داراي بهترین شرایط براي سرمایه
گذاري است و دست آنان را براي توسعه استان عزیزمان، به گرمی می فشارم.   نماینده عالی دولت در پایان صحبت هاي خود با مردم گیلان
با قدردانی ویژه از گیلانیان گفت: دولت انقلابی و مردمی سیزدهم برگرفته از اراده و عزم خود مردم است و در انحصار گروه و جریان خاصی
نبوده و نیست. دکتر عباسی تصریح کرد: بعنوان فرزند گیلان، با افتخار و با جان و دل و بهره گیري از توانمندي ها، تجارب و تخصص و آنچه
اندوخته ام؛ بکوشیم با کمک و یاري مردم عزیز، نخبگان، فرهیختگان و جوانان دست به دست هم گیلان را به جایگاه ارزشمند خود خواهیم
رساند. وي بیان داشت: اگر امروز در طلیعه چهل و چهارمین بهار انقلاب شکوهمند اسلامی که فرصت خدمت فراهم است، به کمک هم
نیاییم ، گیلان عزیز ما آسیب می بیند. وي گفت: قطار توسعه و پیشرفت گیلان حرکت کرده و به طور قطع من هم دغدغه معیشت و رفاه
مردم را دارم. وي با بیان اینکه از اعتماد دولت و تمام ظرفیت ها براي خدمت به نفع مردم استفاده می کنم؛ افزود: نظرات مختلف براي
آبادانی گیلان را می شنوم و دست همه را به گرمی براي توسعه استان می فشارم.   وي ادامه داد: انتصابات در استان بعد از دهه فجر سرعت

بخشیده می شود و از افراد با تجربه، انقلابی و جوان براي رشد و تعالی گیلان بهره می گیرم.



ضرورت شکل گیري اکوسیستم نوآوري در صنعت فولاد

منبع: پولی مالیشماره خبر:  578  |  تاریخ: 1400/11/21

به گزارش اخبار پولی مالی، اولین پنل سومین نمایشگاه ملی فولاد ایران با موضوع «نقش زیست بوم نوآوري در آینده صنعت فولاد
ایران» با حضور محمد ناظمی هرندي، یحیی پالیزدار، رضا انصاري، مهدي محمدي و محمود نیلی احمد آبادي برگزار شد. در ابتداي

این پنل یحیی پالیزدار، مدیرعامل شرکت پشتیبانی و توسعه فناوري و ...

اخبار پولی مالی-نماینده سابق مجلس شوراي اسلامی گفت:
ضرورت دارد در صنعت فولاد ایران در زمینه شکل گیري

 
اکوسیستم نوآوري با هدف ارتقاي مزیت رقابتی حرکت کنیم. 

به گزارش اخبار پولی مالی، اولین پنل سومین نمایشگاه ملی
فولاد ایران با موضوع «نقش زیست بوم نوآوري در آینده
صنعت فولاد ایران» با حضور محمد ناظمی هرندي، یحیی
پالیزدار، رضا انصاري، مهدي محمدي و محمود نیلی احمد

آبادي برگزار شد.  

در ابتداي این پنل یحیی پالیزدار، مدیرعامل شرکت پشتیبانی و توسعه فناوري و نوآوري فولاد مبارکه، به عنوان مدیر پنل ضمن خوش

آمدگویی به طرح مسئله درباره نقش زیست بوم نوآوري در آینده صنعت فولاد ایران پرداخت.  

پس از آن رضا انصاري، استاد دانشگاه و نماینده سابق مجلس، با اشاره به سخن مقام معظم رهبري درباره صنعت مبنی بر اینکه باید یک
فکري براي صنعت کشور کرد که دچار آفت مونتاژ کاري شده است، اظهار کرد: کشور کره در سال هاي اخیر موفقیت خوبی در صنعت سازي

 
داشته است و می توان صنعت فولاد آن را به نوعی با صنعت فولاد ایران همزاد دانست. 

لزوم اجراي کامل اکوسیستم نوآوري در کشور وي افزود: وقتی موفقیت اکوسیستم کارآفرینی کره را نگاه می کنیم متوجه می شویم که تحت
تاثیر نظام نوآوري آن ها نیز است. مدل هاي خوبی در زمینه نوآوري براي نگاه به آینده در این حوزه وجود دارد. ضرورت دارد در صنعت

 
فولاد ایران در زمینه شکل گیري اکوسیستم نوآوري حرکت هایی انجام دهیم. 

نماینده سابق مجلس گفت: ما از منظر مبانی قانونی، تجارب صنعتی و مبانی علمی درمی یابیم که باید به سمت نوآوري با هدف ارتقاي

 
مزیت رقابتی حرکتی کنیم. 

شرکت هاي دانش بنیان در اقتصاد ایران نقش اساسی ندارند محمود نیلی احمدآبادي اظهار کرد: شرکت هاي دانش بنیان هنوز در اقتصاد
ایران نقش اساسی ندارند. علت اینکه کشورهایی مانند ژاپن پیشرفت می کنند اما در ایران مشکل داریم این است که ما بخش هایی از

 
اکوسیستم آن ها که راحت تر است به کشور وارد می کنیم نه همه اجزاي اکوسیستم را. 

رئیس سابق دانشگاه تهران گفت: اکوسیستم نوآوري به یک شبکه و اتصال آزادانه بین شرکت ها و سایر بخش ها گفته می شود که با

 
اشتراك گذاري دانش نسبت به توسعه محصول یا خدمت نوآورانه اقدام می کند. 



وي با تاکید به اهمیت شبکه سازي در اکوسیستم نوآوري گفت: این شبکه باید درون سازمان ها و میان شرکت ها به صورت آزادانه برقرار

 
شود تا دانش و تجربیات میان این بخش ها جاري شود. 

اتصال نوآوري به «تقاضا» ضروري است محمد ناظمی هرندي، معاون تکنولوژي شرکت فولاد مبارکه اظهار کرد: وصل شدن نوآوري به تقاضا
یک مبحث کلیدي است. گاهی در اجراي تصمیمات خود موفق نمی شویم زیرا ملاحظات واقعی محیط کسب و کار خودمان را نگاه نمی
کنیم. فولاد مبارکه آنچه از دانش و تجربه کسب کرد در محصولات خود به نتیجه رساند و توفیقات بسیاري در نزدیک به 3 دهه فعالیت خود

 
کسب کرده است. 

وي افزود: در این مسیر مشارکت کارکنان جدي گرفته شد و بخشی از موفقیت فولاد مبارکه مربوط به همین مسئله است. نوآوري مفهومی

 
جدیدي براي بنگاه نیست. 

معاون تکنولوژي شرکت فولاد مبارکه با اشاره به لزوم همکاري صنعت و دانشگاه گفت: مسائل بزرگی با کمک بخش دانشگاه حل شده است
و امروز به نقطه اي رسیدیم که در صنعت فولاد مانند 20 سال گذشته نمی توان تصمیم گرفت و اقتضائات این صنعت تغییر کرده است.

 
امروز با صنعتی مواجه هستیم که یک تصمیم اشتباه می تواند خسارات به مراتب بیشتر از گذشته در بر داشته باشد. 

ناظمی هرندي اظهار کرد: آیا فولاد مبارکه در آینده براي توسعه کسب وکار خود الزاما باید به فعالیت در صنعت فولاد بپردازد یا می تواند به
بخش هاي دیگر نیز وارد شود یعنی نوآوري در عرصه کسب وکار نیز می تواند تجلی یابد یا خیر. پاسخ به این سوالات در تعیین مسیر تعیین

 
کننده است. 

لزوم بهره برداري از دو بال براي بقا مهدي محمدي، دبیر سابق ستاد توسعه فناوري هاي حوزه اقتصاد دیجیتال و هوشمندسازي معاونت
علمی و فناوري ریاست جمهوري، نیز در این پنل علمی اظهار کرد: باید دید نوآوري آیا به بقاي ما پیوند خورده است یا خیر؟ از دهه 1990
در دنیا اتفاقی در حال رخ دادن است که ناچار شدیم براي آن مفهوم تولید کنیم. تغییر و تحولات در دنیا سرعت گرفت و نسل هاي صنعتی

مختلف نشان دهنده این مسئله است. در چنین شرایطی زمانی انسان و شرکت بقا پیدا می کند که پیوسته در حال یادگیري است.  

وي افزود: هوشمندسازي و دیجیتال کردن در حال تحت تاثیر قرار دادن همه صنایع به ویژه صنعت فولاد است. براي بقا اکنون نیازمند دو
بال هستیم؛ حفظ و بهینه سازي محصولاتی که در فاز بهره برداري هستند و سبد اکتشاف به منظور کشف فرصت هاي پیش رو. شرکت ها

 
در طول زمان به این نتیجه رسیدند که نمی توانند صرفا با توانمندي هاي خودشان این دو سبد را بسازند زیرا تحولات بسیار سریع هستند. 

پنل «نقش زیست بوم نوآوري در آینده صنعت فولاد ایران» به میزبانی شرکت پشتیبانی و توسعه فناوري و نوآوري فولاد مبارکه برگزار شد./



چند خبر کوتاه از دهه فجر استان همدان

منبع: ایرناشماره خبر:  579  |  تاریخ: 1400/11/21

همدان- ایرنا- بهره برداري از چند طرح عمرانی و دیدار فرماندار کبودرآهنگ با نخبگان، بازدید فرماندار بهار از کارگاه قالی بافی و
پوشاك و حضور در آیین جشن تکلیف دانش آموزان دختر اخبار دهه فجر را تسکیل می دهند.

همدان- ایرنا- بهره برداري از چند طرح عمرانی و دیدار
فرماندار کبودرآهنگ با نخبگان، بازدید فرماندار بهار از کارگاه
قالی بافی و پوشاك و حضور در آیین جشن تکلیف دانش

 
آموزان دختر اخبار دهه فجر را تسکیل می دهند. 

به گزارش روز ایرنا، سرپرست فرمانداري کبودرآهنگ گفت:
همزمان با نهمین روز از دهه فجر جشن گاز دار شدن همه
روستاهاي شهرستان کبودراهنگ با گاز رسانی به آخرین
روستاي شهرستان برگزار شد و 2 روستاي ساري بلاغ و دولت
آباد با هزینه کرد یک میلیارد تومان از نعمت گاز بهره مند

شدند.  

«یداالله ابراهیم خانی» افزود: همچنین جشن برق دار شدن تمام روستاهاي شهرستان کبودرآهنگ با برق رسانی به آخرین روستاي شهرستان

 
در روستاي دولت آباد با اعتباري افزون بر 760میلیون تومان برگزار شد. 

وي اضافه کرد: همچنین همزمان بهره برداري از 14 طرح حوزه برق رسانی در روستاهاي شهرستان کبودراهنگ با اعتباري بالغ بر 6 میلیارد

 
500 میلیون تومان صورت گرفت. 

سرپرست فرمانداري کبودرآهنگ ادامه داد: 2 واحد گلخانه سبزي و صیفی در روستاي کوریجان شهرستان کبودراهنگ در مجموع به

 
مساحت حدود 10هزار متر مربع و با اعتباري بالغ بر چهار میلیارد و 500 میلیون تومان بهره برداري شد. 

دیدار نخبگان با فرماندار کبودراهنگ  

سرپرست فرمانداري شهرستان کبودراهنگ در دیدار با جمعی از نخبگان فرهنگی، هنري، علمی و ورزشی شهرستان بیان کرد: دولت انقلابی
و مردمی سیزدهم به نخبه پروري و راه اندازي شرکت هاي دانش بنیان با هدف تسریع علمی و همه جانبه توسعه کشور نگاه ویژه اي دارد و

 
این موضوع نیز در این شهرستان مورد توجه جدي قرار دارد. 

«یداله ابراهیم خانی» افزود: نخبگان افراد اثرگذار جامعه و مود احترام مردم هستند بنابراین باید در را ستاي محرومیت زدایی و شناسایی

 
نقاط قوت و ضعف و اولویت بندي نیازهاي شهرستان مدیران را یاري کنند. 

حمایت از اشتغال خانگی و کارآفرینی در بهار 



سرپرست فرمانداري شهرستان بهار در بازدید از کارگاه هاي قالی بافی و تولیدي پوشاك گفت: اشتغال خانگی کمک بزرگی به اقتصاد خانواده

 
و به طبع اقتصاد کشور می کند. 

«روح االله نباتی» افزود: رفع موانع در ایجاد اشتغال خانگی از مهمترین برنامه هاي دستگاه هاي اجرایی است چرا که زنان در تمام عرصه هاي

 
کشور دوشادوش مردان نقش آفرینی کردند ، نقش زنان در تمام دوران انقلاب بی بدیل و ستودنی است. 

وي بیان کرد: تولید پوشاك بهار سبز با اعتباري بالغ بر 150میلیون تومان شروع به فعالیت کرده و در این کارگاه 15 نفر مشغول بکار و 80

 
نفر آموزش دیده اند و حدود 25 نفر از بانوان در منازل مشغول به کار هستند. 

وي افزود: کارگاه فرش تار و پود ایلمه نیز از سال 93 با 15 نفر اشتغال و اعتباري بالغ بر 25 میلیون تومان شروع به فعالیت کرده و تاکنون

 
بیش از 500 نفر از بانوان شهر و روستا در این کارگاه آموزش دیده و در منازل مشغول به کار شدند. 

دختران و زنان در سازندگی خانواده و جامعه بسیار ارزشمند است .  

سرپرست فرمانداري شهرستان بهار در مراسم جشن تکلیف دانش آموزان گفت: جشن تکلیف دانش آموزان دختر علاوه بر آغاز انجام فرایض

 
دینی و شرعی، شروع حضور در عرصه مسائل علمی، اجتماعی و فرهنگی است. 

 
«روح االله نباتی» افزود: زنان و دختران ایران اسلامی با کسب علم و دانش در راه پیشرفت و اعتلاي کشورمان نقش بزرگی را برعهده دارند. 

وي اضافه کرد: دختران باید توجه داشته باشند که دشمن براي آسیب زدن به کشور دست به هرکاري می زنند ولی عفاف و حجاب دختران

 
و زنان ایران اسلامی همراه با اعتقادات و باورهاي دینی، همواره امید دشمنان را به یاس تبدیل کرده است. 

سرپرست فرمانداري بهار گفت: امروز جایگاه والایی که در جامعه براي دختران و زنان وجود دارد به برکت خون شهیدان است و براي ارزش و

 
احترام به راه و هدف شهدا، همه دست در دست هم می دهیم تا کشورمان روز به روز به عظمت و اقتدارش افزوده شود. 

مراسم جشن تکلیف دانش اموزان دختر شهرستان بهار با حضور تعدادي از دانش آموزان با رعایت کامل پروتکلهاي بهداشتی در مصلاي امام

 
خمینی (ره) شهر بهار برگزار شد. 

 
برچسب ها 

- افتتاح طرح  

 
- شهرستان بهار 

 
- کبودرآهنگ 

- دهه فجر



تجلیل از دانشجویان و اساتید برتر پردیس لردگان

منبع: آناشماره خبر:  580  |  تاریخ: 1400/11/21

هم زمان با ایام دهه مبارك فجر انقلاب، از 27 دانشجوي برتر علمی، 8 استاد پژوهشگر، 2 دانشجوي برتر ورزشی و 3 دانشجوي برتر
فرهنگی دانشگاه آزاد اسلامی پردیس لردگان تجلیل شد.

هم زمان با ایام دهه مبارك فجر انقلاب، از 27 دانشجوي برتر علمی، 8 استاد پژوهشگر، 2 دانشجوي برتر ورزشی و 3 دانشجوي برتر

 
فرهنگی دانشگاه آزاد اسلامی پردیس لردگان تجلیل شد. 

 
 

به گزارش گروه استان ها خبرگزاري آنا، در مراسمی با حضور مسئولان استانی و شهرستانی از برترین هاي علمی، پژوهشی، فرهنگی و

 
ورزشی دانشگاه آزاد اسلامی پردیس لردگان در سالن جلسات کمیته امداد امام خمینی (ره) لردگان تجلیل شد. 

  

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان چهارمحال و بختیاري با تبریک ایام دهه فجر انقلاب و چهل و سومین سالگرد پیروزي شکوهمند انقلاب
اسلامی ایران گفت: دانشگاه هاي نسل اول، دانشگاه هاي آموزشی بودند و صرفاً در خصوص مسائل آموزشی فعالیت داشتند که صاحب نظران

 
و مسئولان بعدها به این نتیجه رسیدند که مسائل پژوهشی هم باید در کنار مسائل آموزشی اهمیت داده شود. 

ابراهیم رحیمی اظهار کرد: با ایجاد پژوهشکده هایی در کنار آموزش، دانشگاه هاي نسل دوم شکل گرفتند که تا چندي پیش دانشگاه هاي
کشور ما هم از نوع دانشگاه هاي نسل اول و دوم بودند ولی در سال هاي اخیر دانشگاه ها وارد نسل سوم یعنی دانشگاه هاي مسئله محور

 
شدند. 



وي توضیح داد: دانشگاه هاي نسل سوم دانشگاه هایی هستند که نه تنها مسائل آموزشی و پژوهشی را دنبال می کنند بلکه براي رفع

مشکلات منطقه، کشور و حتی بین المللی تلاش می کنند.  

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی شهرکرد عنوان کرد: در حال حاضر در کنار مسائل آموزشی و پژوهشکده ها، اندیشکده ها در دانشگاه ها شکل
گرفته که در پژوهشکده ها مسائل تخصصی مورد بررسی قرار می گیرد و در اندیشکده ها تمام جوانب اجتماعی، اقتصادي و فرهنگی دیده

 
می شود. 

رحیمی خاطرنشان کرد: اندیشکده ها در کشورهاي غربی منابع مالی خود را از طریق صنعت و بخش خصوصی تأمین می کنند و در

 
کشورهایی که از لحاظ اقتصادي ضعیف تر هستند دولت ها تأمین کننده منابع مالی آن ها هستند. 

وي تصریح کرد: در کشور ایران خیرین هم در تأمین منابع مالی اندیشکده ها نقش دارند لذا ایده هاي جدیدي در سال هاي اخیر ایجاد شد.  

 
 

در این مراسم رئیس دانشگاه آزاد اسلامی پردیس لردگان هم ضمن گرامیداشت چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی با اشاره به
اهداف و چشم اندازهاي دانشگاه آزاد اسلامی پردیس لردگان گفت: دانشگاه آزاد اسلامی لردگان با شعار صداي پاي آینده، پژوهش محوري
مبتنی بر حل مسئله، خلاقیت و کارآفرینی آمده تا در کنار فعالیت هاي آموزشی و پژوهشی روتین حاکم بر فضاهاي آموزشی و دانشگاهی

 
ماهیت خود را به مسئولیت پذیري اجتماعی نزدیک کند و در این زمینه ایفاي نقش کند. 

بیژن خلیل مقدم افزود: دانشگاه آزاد اسلامی لردگان در همین راستا چندین ساختار نوآورانه را تدوین و ایده پردازي کرده است و هم اکنون

 
به میمنت این ایام مبارك نخستین ساختار خود را اجرایی می کند. 

وي بیان کرد: تلاش این مجموعه دانشگاهی بر این است که در بخش صنعت و جامعه نقش آفرینی کند و آن گونه که خود را مدیون جامعه

 
می داند به وظیفه خود عمل کند. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی پردیس لردگان یادآور شد: این نیککده آموزشی، پژوهشی و فرهنگی به عنوان نخستین نیککده کشور در دانشگاه
آزاد اسلامی لردگان افتتاح خواهد شد و در این نیککده قصد داریم مسئولیت اجتماعی دانشگاه و آنچه در برترین هاي دانشگاه هاي جهان در

 
چشم انداز اصلی آن ها مدون شده است را به واقعیت برسانیم. 



 
 

خلیل مقدم با اشاره به اینکه نیککده داراي سه مؤلفه اصلی نیک سراي آموزشی، نیک سراي پژوهشی و نیک سراي فرهنگی است، تصریح
کرد: زمانی که شعار دانشگاه آزاد اسلامی لردگان را صداي پاي آینده تدوین کردیم صرف چند واژه کنار هم تنظیم شده نبود و در این
دانشگاه قرار است کارکنان، استادان و دانشجویان با یک شبکه سازي در جهتی حرکت کنند که صرفاً مدرك گرایی هدف اصلی نباشد بلکه
در این دانشگاه قرار است مسائل واقعی کف جامعه، صنعت و سازمان ها را ضمن شناسایی و اولویت بندي در فضاهاي نیک اندیشانه ي

داوطلبانه مدیریت، هدایت و مورد بررسی قرار دهیم.  

پخش سرود انقلاب توسط گروه سرود دبستان پسرانه سما دانشگاه آزاد اسلامی لردگان، تک خوانی توسط یکی از دانشجویان هنرمند و

تجلیل از استادان، کارکنان و دانشجویان برتر علمی و فرهنگی از دیگر برنامه هاي این نشست بود.  

انتهاي پیام/4129/



هیچ سرمایه گذاري نباید پشت درب هاي بسته اتاق مدیران بنشیند

منبع: شمال ماشماره خبر:  581  |  تاریخ: 1400/11/21

شمال ما: استاندار گیلان به مدیران تاکید کرد: هیچ سرمایه گذاري نباید پشت درب هاي بسته اتاق مدیران بنشیند، بلکه مدیر وظیفه دارد

در جهت رفع موانع سرمایه گذاري و حذف بروکراسی زائد اداري مسیر سرمایه گذاري را هموار کند.  

با حضور اسداالله عباسی همزمان با دهه فجر یک واحد تولید خوراك آماده طیور با ظرفیت تولید سالانه 24 هزار تن در شهرك صنعتی
سفیدرود رشت افتتاح شد. براي ساخت و تجهیز این واحد تولیدي که زیربناي آن 2950 مترمربع است، 280 میلیارد ریال سرمایه گذاري

 
شده است. 

همچنین استاندار گیلان سردخانه 1000 تنی با ظرفیت اشتغال 120 نفر را افتتاح کرد. این واحد در زمینی به مساحت 4227 مترمربع در

 
چهار طبقه با اعتباري افزون بر 280 میلیارد ریال بنا شده و 60 میلیارد ریال نیز از محل تسهیلات بانکی تامین شده است. 

استاندار گیلان، در حاشیه افتتاح پروژه هاي امروز در جمع خبرنگاران به ظرفیت هاي گیلان به ویژه در حوزه کشاورزي اشاره و اظهار کرد:

باید امنیت غذایی، مزرعه تا سفره را جدي بگیریم و نسبت به تکمیل زنجیره ارزش اقدام کنیم.  

وي با اشاره به اینکه امروز در تولید مرغ، گیلان رتبه ممتازي در کشور دارد و 10 درصد نیاز کشور را تامین می کند، گفت: با توسعه صنایع

تبدیلی و بسته بندي علاوه بر ایجاد ارزش افزوده، می توان سطح بهره وري و اشتغال را نیز افزایش داد.  

عباسی توجه به اقتصاد دریامحور، اقتصاد گردشگري و اقتصاد کشاورزي را ضرورتی در مسیر تعالی استان خواند و افزود: در جهت شکوفایی

این توانمندي ها لازمست از سرمایه گذاران و علاقمندان به فعالیت هاي اقتصادي حمایت کرد.  

استاندار گیلان افزایش ظرفیت سردخانه اي را موجب رشد اقتصاد کشاورزي خواند و با اشاره به عمر کوتاه محصولات کشاورزي، توسعه
سیستم نگهداري محصولات کشاورزي را گامی اثرگذار براي افزایش مدت نگهداري محصول با رعایت استانداردها و توزیع آن در زمان مناسب

خواند.  

وي با تاکید بر اینکه نباید اعتبارات تنها در مرکز استان صرف شود، تقسیم منابع در تمامی نقاط استان و در همه بخش ها را امري مهم
خواند و تصریح کرد: در راستاي اجراي این سیاست تاکنون افزون بر 50 مجوز بی نام در بخش هاي مختلف آماده شده که مبناي آن آمایش

 
سرزمینی، مزایا و فرصت هاي هر منطقه است. 

عباسی، به مدیران تاکید کرد: هیچ سرمایه گذاري نباید پشت درب هاي بسته اتاق مدیران بنشیند، بلکه مدیر وظیفه دارد در جهت رفع

 
موانع سرمایه گذاري و حذف بروکراسی زائد اداري مسیر سرمایه گذاري را هموار کند. 

نماینده عالی دولت در گیلان با تصریح اینکه فضاي خوبی براي توسعه اقتصادي در کشور فراهم است، بهره گیري از همه ظرفیت هاي استان
که منجر به توسعه پایدار، اشتغال و امنیت اقتصادي می شود را ضروري خواند و گفت: اجازه نمی دهم در بحث توسعه استان به ویژه تولید،



 
هیچ سرمایه گذاري ناامید شود، از این رو لازمست انگیزه سرمایه گذاران را افزایش دهیم. 

منبع: ایسنا



ماشین آلات و تجهیزات فرآوري مواد معدنی بومی سازي شد

منبع: دانا خبرشماره خبر:  582  |  تاریخ: 1400/11/21

یک شرکت دانش بنیان موفق به طراحی و ساخت دستگاه پیشرفته اي شده که جهت تولید پودرهاي میکرونیزه معدنی مورد
استفاده قرار می گیرد.

به گزارش خبرگزاري دانا هاشم حجازیان بازه حور مدیرعامل شرکت دانش بنیان
طراحان ماشین حجازیان با بیان اینکه کار دستگاه ریموند میل یا آسیاب جداکننده
غلتکی تبدیل سنگ یا کلوخه معدنی به میکرون است، گفت: این محصول تجهیزات
میکرونیزه هستند که مواد معدنی را با هزینه کم در صنایع مختلف قابل استفاده می

کند.  

 
میکرونیزه سازي با تجهیزات پیشرفته 

مواد معدنی قبل از اینکه در صنایع مختلف استفاده بشوند باید یکسري فرآوري و میکرونیزه روي آن ها انجام شود که این محصول مواد

 
معدنی را در صنایع مختلف به ابعاد ریز و مورد استفاده تبدیل می کند. 

دستگاه هاي آسیاب سپراتور غلتکی تجهیزات بزرگی هستند که در تیپ ها و سایزهاي مختلف بر اساس نیاز مشتري ارائه می شوند. از این
محصول براي میکرونیزه کردن موادي از قبیل باریت کریستال، باریت حفاري، بنتونیت حفاري، بنتونیت ریخته گري، هماتیت حفاري، تالک

سفید، کربنات کلسیم، کربنات منیزیم و موارد دیگر استفاده می شود.  

 
جلوگیري از خام فروشی و رشد صادرات مواد معدنی 

دستگاه آسیاب سپراتور غلتکی ریموند میل در تمامی صنایع مادر ازجمله فولاد، نفت و گاز، ساختمان، خودروسازي و کشاورزي کاربرد دارد
که با توجه به غنی بودن ایران در حوزه معادن و مواد معدنی مختلف، این دستگاه نقش مهمی در رشد صادرات مواد معدنی و جلوگیري از

 
خام فروشی و رشد صنایع مادر ایفا می کند. 

درگذشته این تجهیز از چین به کشور وارد می شد اما با تولید نمونه داخلی از واردات جلوگیري و نیاز صنایع مختلف مرتفع شد، همچنین

 
این محصول کاملاً بومی سازي شده است. 

5 میلیون دلار صرفه جویی ارزي  

در حال حاضر 30 نفر به صورت مستقیم و در حدود 200 نفر به صورت غیرمستقیم با این شرکت همکاري می کنند، همچنین تولید هر

دستگاه باعث ایجاد اشتغال زایی زیادي می شود. این محصول صرفه جویی ارزي حدود 5 میلیون دلاري نیز به همراه داشته است.  

مدیرعامل شرکت دانش بنیان طراحان ماشین حجازیان با اشاره به این که حمایت هاي معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري باعث شد تا
در حدود چهل خط تولید در سرتاسر کشور راه اندازي شود، افزود: اقدامات و حمایت هاي این مجموعه بومی سازي دستگاه پیشرفته آسیاب

سپراتور غلتکی را ممکن و دستگاه داخلی را قابل رقابت با نمونه خارجی ساخت. 



انتهاي پیام/



شرکت فناور ایرانی موفق به بومی سازي دستگاه آسیاب جداکننده غلتکی شد

منبع: دانا خبرشماره خبر:  583  |  تاریخ: 1400/11/21

یک شرکت دانش بنیان ایرانی، موفق به طراحی و ساخت دستگاه پیشرفته اي شده که براي تولید پودرهاي میکرونیزه معدنی مورد
استفاده قرار می گیرد. این دستگاه علاوه بر صرفه جویی ارزي پنج میلیون دلاري، نقشی مهم در رشد صادرات مواد معدنی و

جلوگیري از خام فروشی دارد.

به گزارش خبرگزاري دانا، هاشم حجازیان بازه حور مدیرعامل این شرکت دانش بنیان در گفت
و گو با ایرنا با بیان اینکه، این دستگاه همزمان با دهه فجر امسال به بهره برداري رسیده است،
در خصوص کارکرد آن توضیح داد: کار دستگاه آسیاب سپراتور غلتکی یا ریموندمیل یا آسیاب

جداکننده غلتکی در واقع تبدیل سنگ یا کلوخه معدنی به اندازه هاي کوچک میکرونی است.  

 
وي افزود: این دستگاه از جمله تجهیزات میکرونیزه است که مواد معدنی را با هزینه کم در صنایع مختلف قابل استفاده می کند. 

این فعال حوزه دانش بنیان با بیان اینکه، مهندسان این شرکت فناور، از سال 1390 روي بومی سازي این دستگاه وارداتی که اغلب از اروپا و
چین وارد کشور می شد کار کرده اند، افزود: بهینه سازي و افزایش ظرفیت این دستگاه در طول سال هاي گذشته با اقتباس از نمونه هاي

مختلف خارجی از جمله نمونه آمریکایی، اروپایی و چینی صورت گرفته است.  

 
چه صنایعی که می توانند از این دستگاه بهره مند شوند؟ 

مدیرعامل این شرکت فناور همچنین توضیح داد: در طول سال هاي گذشته توان این دستگاه از 37 کیلو وات به مرور به 160 کیلو وات
افزایش یافته است و این دستگاه که درحال حاضر با نمونه خارجی رقابت می کند، در سایز و اندازه هاي مختلف و بر اساس نیاز مصرف

 
کنندگان عرضه می شود. 

حجازیان ادامه داد: مواد معدنی قبل از استفاده در بخش هاي مختلف نیازمند فرآوري و میکرونیزه کردن یا تبدیل به ابعاد ریز هستند. بر این
اساس، صنایع مختلف مانند صنایع حفاري، خودروسازي، ساختمان، خوراك دام، ریخته گري و صنایع پوشی و حتی داروسازي می توانند از

این دستگاه بهره مند شوند.  

 
قیمت دستگاه ایرانی سه چهارم قیمت خارجی 

مدیرعامل این شرکت دانش بنیان همچنین با بیان اینکه، بومی سازي این دستگاه حدود پنج میلیون دلار براي کشور صرفه جویی ارزي براي
کشور به دنبال داشته است، اضافه کرد: قیمت دستگاه وارداتی آسیاب سپراتور غلتکی از کشور چین حدود 130 هزار دلار است، درحالی که

 
ما این دستگاه را با دو سوم قیمت تولید و عرضه می کنیم. 

حجازیان با اشاره به غنی بودن کشورمان در حوزه معادن و مواد معدنی مختلف، تاکید کرد: این دستگاه نقشی مهم در رشد صادرات مواد

 
معدنی و جلوگیري از خام فروشی و رشد صنایع مادر خواهد داشت. 

وي با اشاره به این که حمایت هاي معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري باعث شد تا حدود چهل خط تولید در سرتاسر کشور راه اندازي



شود، افزود: اقدامات و حمایت هاي این مجموعه بومی سازي دستگاه پیشرفته آسیاب سپراتور غلتکی را ممکن و دستگاه داخلی را قابل

 
رقابت با نمونه خارجی کرده است. 

سهولت در تامین قطعات و کاهش هزینه تعمیر و نگهداري  

این فعال حوزه دانش بنیان در ادامه، اظهار داشت: در حال حاضر 30 نفر به صورت مستقیم و حدود 200 نفر به صورت غیرمستقیم با این

شرکت همکاري می کنند، همچنین تولید هر دستگاه باعث ایجاد اشتغال زایی زیادي می شود.  

حجازیان یکی دیگر از خصوصیات مهم دیگر این دستگاه ایران ساخت را سهولت در تامین قطعات مورد نیاز و کاهش هزینه هاي مربوط به

 
تعمیر و نگهداري با توجه به استهلاکی که این دستگاه خواهد داشت، عنوان کرد. 

انتهاي پیام/



ایجاد معاونت فناوري و نوآوري وزارت علوم گامی براي تقویت ارتباط دانشگاه و
صنعت

منبع: دانا خبرشماره خبر:  584  |  تاریخ: 1400/11/21

معاون حقوقی و امور مجلس وزارت علوم، تحقیقات و فناوري گفت: ایجاد معاونت فناوري و نوآوري در وزارت علوم گام مهمی براي
تقویت ارتباط و همکاري دانشگاه با صنعت و جامعه است.

به گزارش خبرگزاري دانا دکتر مرتضی فرخی، در دیدار با محمدمهدي اعلایی استاندار
قزوین، یکی از مشکلات کشور را عدم ارتباط مطلوب صنعت با دانشگاه ذکر کرد و
گفت: بالتبع این مشکل موجب کاهش درآمدي دانش بنیان در کشور نیز شده است و
این نقیصه فقط با ایجاد اعتماد متقابل بالاخص توسط دانشگاهیان با جامعه مرتفع

 
خواهد شد. 

دکتر فرخی ادامه داد: اقتصاد باید دانش بنیان و پویاتر باشد و تولید ثروت کند و

 
دانشگاه نیز باید کاربردي باشد و محصولات آن گره اي از مشکلات جامعه باز کند. 

وي بیان داشت: با توجه به اهمیت بحث ارتباط صنعت و دانشگاه باید ساز و کاري تعریف شود که وقتی تولیدات و صنایع مختلف و متنوع را

 
با هم مقایسه می شود، یکی از شاخص هاي اصلی را نحوه استفاده صنایع از علم و میزان ارتباط آنها با دانشگاه قرار دهیم. 

معاون وزیر علوم اظهار داشت: در همین راستا و در اولین اقدام، ایجاد معاونت فناوري و نوآوري در وزارت علوم، براي تقویت ارتباط و
همکاري با صنعت در رأس کار قرار گرفت و به دانشگاه ها مأموریت داده شد تا در بحث مسائل اجتماعی و دغدغه هاي هر استان یک اتاق
فکر با حضور نخبگان و فرهیختگان دانشگاهی و مسئولان استان ایجاد کنند و حداقل یکی از مشکلات مهم استان و منطقه را به صورت

علمی و ریشه اي برطرف کنند و پژوهش هاي علمی در قفسه کتابخانه ها نماند.  

دکتر فرخی با تاکید بر اینکه اساتید باید براي حل مشکلات جامعه و صنعت ایده و طرح هاي پژوهشی کاربردي ارائه کنند گفت: با توجه به
اینکه در بررسی هاي علمی و پژوهشی پراکنده کاري و تکرار زیادي وجود دارد سامانه اي ایجاد شده که هر حوزه و سازمان و حتی شخص
حقیقی و حقوقی چه در صنعت و چه در جامعه نیاز واقعی خود را در این سامانه بارگذاري کنند و این نیاز پس از بررسی در کمیته علمی و
دانشگاهی همان منطقه به عنوان مأموریت ارسال خواهد شد تا براي رفع آن اقدام کنند که حتماً مورد حمایت مالی و معنوي وزارت علوم

 
قرار خواهد گرفت. 

معاون حقوقی وزیر علوم در ادامه با اشاره به رویکرد جدید وزارت علوم اظهار داشت: پارك هاي علم و فناوري و حوزه هاي مهارتی مورد

 
توجه ویژه قرار خواهند گرفت و ایجاد رشته هاي کاربردي و اشتغال زایی آنها مورد حمایت خواهد بود. 

دکتر فرخی با بیان اینکه در استان قزوین وجود یکی از بهترین دانشگاه هاي وزارت علوم یک نعمت است گفت: متأسفانه دانشگاه بین المللی
امام خمینی (ره) با برنامه هاي پیش بینی شده و ایده آل خود فاصله دارد که امیدواریم با کمک بدنه انقلابی و حمایت هاي مسئولان استان

 
در ریل اصلی خود که همان بین المللی شدن بود قرار گیرد و به جایگاه مطلوب خود برسد. 

انتهاي پیام/





دانشکده مهندسی مواد و متالورژي دانشگاه سمنان افتتاح شد

منبع: دانا خبرشماره خبر:  585  |  تاریخ: 1400/11/21

دانشکده مهندسی مواد و متالورژي دانشگاه سمنان در آئینی به مناسبت گرامیداشت دهه مبارك فجر با حضور معاون اداري، مالی و
مدیریت منابع وزارت علوم، تحقیقات و فناوري و مسئولان استانی، به بهره برداري رسید.

به گزارش خبرگزاري دانا به نقل از دانشگاه سمنان؛ معاون اداري، مالی و مدیریت
منابع وزارت علوم، تحقیقات و فناوري در حاشیه آئین افتتاح این پروژه در دانشگاه
سمنان، از رشد 31 درصدي اعتبارات سال آینده دانشگاه ها طبق لایحه بودجه سال

 
1401 خبر داد. 

دکتر علی خطیبی با اعلام این خبر گفت: اعتبار پژوهشگاه ها و مراکز تحقیقاتی نیز در

 
سال آینده بین 10 تا 12 درصد رشد خواهد داشت. 

 
وي افزود: اگر اوضاع هزینه اي دانشگاه ها به همین ترتیب باشد سال آینده با مشکل کمتري در حوزه آموزش عالی مواجه خواهیم بود. 

معاون اداري مالی و مدیریت منابع وزارت علوم، تحقیقات و فناوري تصریح کرد: تلاش داریم نواقص را از طریق اعتبارات متمرکز وزارتخانه

 
حل کنیم و یا در لایحه اصلاحیه قرار گیرد تا این مشکلات برطرف شود. 

دکتر خطیبی با اشاره به تجهیز دانشگاه ها گفت: ردیف تأمین و تجهیزي در لایحه بودجه در نظر گرفته شده است که از ان محل براي

 
تجهیز دانشگاه ها و از جمله دانشکده تازه تأسیس مواد و متالورژي دانشگاه سمنان اقدام خواهد شد. 

وي ادامه داد: به لحاظ کلی براي تجهیز و مقاوم سازي ابنیه دانشگاه ها اعتبارت خوبی در لایحه بودجه دیده شده که تلاش می کنیم محقق

 
شود. 

معاون اداري مالی و مدیریت منابع وزارت علوم، تحقیقات و فناوري درباره حمایت از شرکتهاي دانش بنیان نیز گفت: یکی از برنامه هاي وزیر

 
علوم در دوره جدید تأسیس معاونت نوآوري و فناوري بود که خوشبخنتانه این معاونت در کمتر از 100 روز تأسیس و آغاز به کار کرد. 

خطیبی افزود: مهمترین کار این معاونت حمایت از شرکتهاي دانش بنیان، حمایت از جوانان، فارغ التحصیلان و اساتید دانشگاه است که در

 
حوزه نوآوري و کار آفرینی فعالیت می کنند. 

وي اظهار داشت: قطعاً در این دوره تلاش می کنیم اعتبارات خوبی را براي این موضوع اختصاص دهیم تا بیکاري فارغ التحصیلان دانشگاهی

 
کاهش یابد. 

معاون اداري مالی و مدیریت منابع وزارت علوم، تحقیقات و فناوري خاطر نشان کرد: تلاش داریم در معاونت تازه تأسیس کار آفرینی و ایجاد

اشتغال دانشگاهیان از طریق پارکهاي علم و فناوري و شرکتهاي دانش بنیان تقویت شود.  

رئیس دانشگاه سمنان نیز در این آیین گفت: این دانشکده در زمینی به مساحت چهار هزار و 500 متر مربع مساحت و در سه طبقه احداث



 
شده است. 

دکتر مسعود نصیري زرندي با بیان اینکه ساخت این دانشکده از سال 95 آغاز شده افزود: این دانشکده ظرفیت 700 دانشجو را دارد و داراي

 
هشت کلاس درس، هشت آزمایشگاه و کارگاههاي مختلف در حوزه مواد و متالورژي است. 

دکتر نصیري افزود: براي ساخت این دانشکده 23 میلیارد تومان اعتبار هزینه شده و براي تجهیز آن نیازمند کمک وزارت علوم و سازمان

 
برنامه و بودجه هستیم. 

 
رئیس دانشگاه سمنان گفت: براي تجهیز آزمایشگاه ها و بخش اداري این دانشکده به سه میلیارد تومان اعتبار نیاز است. 

یادآور می شود؛ دانشکده مهندسی مواد و متالورژي دانشگاه سمنان در حال حاضر داراي 17 عضو هیات علمی تمام وقت، سه رشته گرایش

در مقطع کارشناسی، چهار رشته گرایش در مقطع کارشناسی ارشد و سه رشته گرایش در مقطع دکتري است.  

انتهاي پیام/



ضرورت ورود دانشگاه   ها به حل مسائل جامعه

منبع: دانا خبرشماره خبر:  586  |  تاریخ: 1400/11/21

معاون حقوقی و امور مجلس وزارت علوم، تحقیقات و فناوري در دیدار با امام جمعه قزوین، با اشاره به اهمیت حل مشکلات جامعه
توسط نخبگان و دانش آموختگان، گفت: در این مقطع زمانی حساس ضرورت دارد که دانشگاه ها و مراکز آموزش عالی، پژوهشی و

فناوري با عمل به مسئولیت اجتماعی خود به حل مسائل و مشکلات جامعه ورود ...

به گزارش خبرگزاري دانا دکتر مرتضی فرخی معاون حقوقی و امور مجلس وزارت
علوم، تحقیقات و فناوري در دیدار با آیت اله عابدینی، نماینده ولی فقیه در استان و
امام جمعه قزوین، با اشاره به اینکه نخبگان و دانش آموختگان باید دغدغه حل مسائل
جامعه را داشته باشند، افزود: دانشگاه ها و مراکز آموزش عالی، پژوهشی و فناوري باید

 
به این مبحث به صورت جدي و با تمام توان ورود کنند. 

دکتر فرخی با تاکید بر اینکه اساتید باید براي حل مشکلات جامعه و صنعت ایده و
طرح هاي پژوهشی کاربردي ارائه کنند گفت: با توجه به اینکه در بررسی هاي علمی و پژوهشی پراکنده کاري و تکرار زیادي وجود دارد
سامانه اي ایجاد شده که هر حوزه و سازمان و حتی شخص حقیقی و حقوقی چه در صنعت و چه در جامعه نیاز واقعی خود را در این سامانه
بارگذاري کنند و این نیاز پس از بررسی در کمیته علمی و دانشگاهی همان منطقه به عنوان مأموریت ارسال خواهد شد تا براي رفع آن اقدام

 
کنند که حتماً مورد حمایت مالی و معنوي وزارت علوم قرار خواهد گرفت. 

معاون حقوقی وزیر علوم در ادامه با اشاره به رویکرد جدید وزارت علوم اظهار داشت: پارك هاي علم و فناوري و حوزه هاي مهارتی مورد

 
توجه ویژه قرار خواهند گرفت و ایجاد رشته هاي کاربردي و اشتغال زایی آنها مورد حمایت خواهد بود. 

وي همچنین افزود: در انتصابات وزارت علوم، جوان هاي انقلابی و کاري مورد نظر هستند و نگاه وزیر این است که با همین جوان ها قله هاي

 
علمی و افتخار را فتح خواهیم کرد و با همین نگاه، وزیر علوم از مجلس انقلابی رأي بالایی گرفت و مشغول خدمت هستند. 

دکتر فرخی با بیان اینکه در استان قزوین وجود یکی از بهترین دانشگاه هاي وزارت علوم یک نعمت است گفت: متأسفانه دانشگاه بین المللی
امام خمینی (ره) با برنامه هاي پیش بینی شده و ایده آل خود فاصله دارد که امیدواریم با کمک بدنه انقلابی و حمایت هاي مسئولان استان

 
در ریل اصلی خود که همان بین المللی شدن بود قرار گیرد و به جایگاه مطلوب خود برسد. 

 
دانشگاه بین المللی امام خمینی (ره) باید به محور دانشگاهی براي مقاومت اسلامی تبدیل شود 

آیت االله عابدینی، امام جمعه قزوین نیز بیان داشت: دانشگاه بین المللی امام خمینی (ره) باید به محور دانشگاهی براي مقاومت اسلامی

 
تبدیل شود و یکی از پایگاه هاي نظام و جمهوري اسلامی براي این هدف است. 

امام جمعه قزوین گفت: دانشگاه بین المللی امام خمینی (ره) مرکزي براي تربیت نیروي مقاومت اسلامی است و براي این منظور ایجاد شده
و انتظار داریم همه دست به دست هم این جنبه دانشگاه را تقویت کنیم و دانشگاه در این مسیر حرکت مؤثري داشته باشد و به اهداف عالی

خود برسد.  

وي اظهار داشت: اهمیت تلاقی همکاري بین دانشگاه و صنعت امري مهم است ولی در عمل این مهم حس نمی شود و امیدواریم به همت



 
شما و جوان هاي غیرتمند واقعیت میدانی پیدا کند. 

امام جمعه قزوین گفت: این نگاه که دانشگاه ها مأمور خدا براي رفع مشکلات و معظلات مردم هستند بسیار مهم است و تهذیب، اخلاق و
معرفت دانشجویان باید به سمت خدایی شدن برود و دانستن اینکه خدا نقش اصلی را در زندگی و پژوهش هاي علمی دارد می تواند او را به

 
موفقیت و پیشرفت برساند و متأسفانه جاي این معنا در دانشگاه ها خالی است و باید پررنگ شود. 

وي با اشاره به اینکه در روایات آمده است که اگر نیازمان را شناسایی کنیم نصف راه را پیموده ایم و با تلاش و علم به نیمه دیگر که همان
حل مسئله و رفع نیاز است خواهیم رسید ادامه داد: نیاز سنجی یکی از مهمترین بخش مأموریت هاي دانشگاه ها خواهد بود و علم نافع و

علمی که بتوان از آن استفاده بهینه کرد یکی از بهترین چیزهایی است که باید به آن توجه شود که اگر چنین نشود بسیار خطرناك است.  

آیت االله عابدینی بیان داشت: اگر قصد و هدف در دانشگاه ها مشخص شود حتماً نتایج خوبی خواهد داشت و در وقت و ثروت اسراف نمی

شود و دانشگاه ها باید هوشمندانه و با قصد عمل اقدام کنند.  

انتهاي پیام/



توسعه پارك علم و فناوري دانشگاه تهران در شمال کشور

منبع: دانا خبرشماره خبر:  587  |  تاریخ: 1400/11/21

رئیس دانشگاه تهران با تشریح سیاست هاي دانشگاه تهران در زمینه تحقق اهداف دانشگاه کارآفرین، از برنامه ریزي براي توسعه
پارك علم و فناوري دانشگاه تهران در شمال کشور خبر داد.

به گزارش خبرگزاري دانا از روابط عمومی دانشگاه تهران، دکتر سید محمد مقیمی
رئیس دانشگاه تهران در برنامه زنده تلویزیونی شبکه 4 سیما، در پاسخ به سوالی درباره
سیاست ها و راهبرد هاي کنونی دانشگاه تهران، به شعار محوري دانشگاه مبنی بر
«جهاد علمی براي تحقق دانشگاه کارآفرین با رویکرد مسئولیت پذیري اجتماعی»
اشاره کرد و لازمه تحقق سبک مدیریت جهادي در فضاي آموزش عالی و دانشگاه

 
تهران را لحاظ نمودن توأمان سه مؤلفه عقلانیت، معنویت و عملگرایی دانست. 

دکتر مقیمی گفت: در عنصر اول مدیریت جهادي حتماً باید عقلانیت مبتنی بر خرد جمعی و رجوع به دیدگاه ها و نظرات ذي نفعان اصلی

 
دانشگاه یعنی اعضاي هیئت علمی، کارکنان و دانشجویان و حتی ذي نفعان بیرونی که با دانشگاه ارتباط و تعامل دارند، جاري و ساري شود. 

وي همچنین بر طراحی و ایجاد مکانیزیم هایی براي تسهیل بهره برداري از دیدگاه هاي ذي نفعان دانشگاه و ایجاد فضاي مشارکت آن ها در
فرآیند تصمیم سازي و تصمیم گیري تاکید کرد و افزود: مؤلفه دیگر سبک مدیریت جهادي مدنظر در دانشگاه تهران، معنویت است که جاري
و ساري شدن ارزش هاي فرهنگی و آرمان هاي نظام مقدس اسلامی در بدنه دانشگاه تهران و همچنین الگوگیري از سبک زندگی شهداي

دانشگاه و پاسداشت مشاهیر دانشگاه از موارد آن است.  

رئیس دانشگاه تهران در تشریح آنچه که تحت عنوان «عملگرایی» در ذیل مؤلفه هاي مدیریت جهادي ذکر کرد، گفت: یکی از مشکلات و
چالش ها در نظام مدیریت کشورمان این است که خیلی اوقات اسناد و برنامه هاي خوبی نوشته و تصویب می شوند، ولی وقتی نوبت به
اجراي آن ها می رسد، متأسفانه معضلات زیادي بوجود می آید. این درحالیست که معتقدم در مدیریت جهادي، وقتی به یک حد از اقناع در

 
تصمیم سازي و تصمیم گیري می رسیم، باید آن را اجرایی و عملیاتی کنیم. 

رئیس دانشگاه تهران با اشاره به بخش دیگر شعار محوري دانشگاه تهران، در زمینه مأموریت هاي مدنظر براي دانشگاه کارآفرین هم گفت:
دانشگاه کارآفرین یعنی اینکه از مرحله دانشگاهی که صرفاً به دنبال مأموریت آموزشی و یا مأموریت آموزشی و پژوهشی باشد باید عبور کنیم
و به دانشگاه کارآفرین برسیم. دانشگاه کارآفرین دانشگاهی است که ضمن توجه به آموزش و پژوهش، باید آن را به فناوري و ایجاد کسب

وکار و تولید ثروت از ایده تبدیل کند.  

دکتر مقیمی تصریح کرد: منظور از ثروت آفرینی از ایده ها و دستاوردها، الزاماً ثروت اقتصادي نیست بلکه می تواند ثروت اجتماعی، فرهنگی
و هنري هم باشد. یعنی لازم است فارغ التحصیلان را در عرصه هاي مختلف به عنوان کارآفرینانی مورد توجه قرار دهیم که باید خودشان

نهادسازي کنند و خود پایه گذار کسب وکار ها باشند تا بتوانند مشکل اشتغال را در کشور حل کنند.  

رئیس دانشگاه تهران از تأسیس سه دانشکده جدید حکمرانی، گردشگري و تجارت در دانشگاه تهران با رویکرد میان رشته اي، به عنوان گامی
در راستاي دانشگاه کارآفرین نام برد و افزود: به عنوان مثال، با توجه به ظرفیتی که ایران در حوزه گردشگري دارد، قطعاً این حوزه می تواند
جایگزین نفت شود. مقایسه درآمد هاي گردشگري ایران با سایر کشور ها نشان می دهد که وضعیت مناسبی در این حوزه نداریم. یک بخش



 
از این نقیصه ناظر بر عدم پیگیري مطلوب مبنا هاي علمی این حوزه است که دانشگاه تهران لازم است براي رفع این نواقص، پیشگام باشد. 

دکتر مقیمی در تبیین عنصر «مسئولیت پذیري اجتماعی» در شعار دانشگاه تهران نیز گفت: اعتقاد داریم که باید علم را اجتماعی کرده و
منافع و رهاورد علم را به فضاي جامعه بیاوریم. در فرصت حضور رئیس جمهوري در دانشگاه تهران، پیشنهاداتی در حوزه رصد چالش هاي

 
روز کشور و ارائه راهکار حل آن ها حضورشان ارائه شد که ایشان هم استقبال کردند. 

وي راه اندازي شبکه اینترنتی دانشگاه تهران را در راستاي اجتماعی کردن علم دانست و خاطرنشان کرد: در این رسانه جدید به دنبال این
هستیم که دستاورد هاي دانشگاه را براي مردم تبیین کرده و از طرفی نیز نیاز هاي مردم را به بدنه دانشگاه منتقل کنیم. ما نیاز داریم که با

 
نخبگان، مردم و سازمان ها فضایی براي گفتگو ایجاد کنیم. 

دکتر سید محمد مقیمی در آغاز این برنامه تلویزیونی، با تبریک سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی و با اشاره به ایستادن دانشگاه تهران در رتبه
برتر ملی بر اساس ارزیابی هاي نظام هاي مختلف رتبه بندي و همچنین رتبه شانزدهم جمهوري اسلامی ایران در تولید علم در جهان،
دستاورد هاي دانشگاه تهران را ناشی از فعالیت هاي عالمانه بسیاري از دانشمندانی دانست که در دوره هاي مختلف تاریخی دانشگاه تهران

 
منشأ خدمات بوده اند. 

رئیس دانشگاه تهران همچنین دستاورد هاي دانشگاه تهران پس از پیروزي انقلاب اسلامی را بسیار فراتر از قبل از پیروزي انقلاب دانست و
توضیح داد: بررسی میزان فعالیت هاي پژوهشی و مقالات و اسناد علمی منتشرشده در دانشگاه تهران نشان می دهد که 98 درصد آن مربوط

به بعد از انقلاب اسلامی و 2 درصد مربوط به پیش از انقلاب اسلامی بوده است.  

انتهاي پیام/



جزئیات سرمایه گذاري عظیم دولت براي بهبود معیشت مردم/ برگ برنده ایران

روي میز مذاکرات وین

منبع: قم پرسشماره خبر:  588  |  تاریخ: 1400/11/21

به گزارش خبرنگار سیاسی ایرنا، یکشنبه 17 بهمن؛ عملیات اجرایی 48 پروژه بزرگ صنعتی با تمرکز در حوزه پتروشیمی با فرمان
آیت االله رئیسی آغاز شد تا گام هاي دولت سیزدهم براي باز کردن گره زلف کشور از مذاکرات شتاب گیرد. رییس جمهور، افتتاح

این...

به گزارش خبرنگار سیاسی ایرنا، یکشنبه 17 بهمن؛ عملیات اجرایی 48 پروژه بزرگ صنعتی با تمرکز در حوزه پتروشیمی با فرمان آیت

 
االله رئیسی آغاز شد تا گام هاي دولت سیزدهم براي باز کردن گره زلف کشور از مذاکرات شتاب گیرد. 

رییس جمهور، افتتاح این طرح ها را در راستاي رویکرد «نگاه به درون» دولت ارزیابی کرد و «علی بهادري جهرمی» سخنگوي دولت، پروژه

 
پییشرانان پیشرفت را بزرگ ترین سرمایه گذاري تاریخ اقتصاد ایران دانست. 

مجموعه اقدامات دولت در همین مدت کوتاه نشان می دهد که دستور کار، و البته راه حل مشکلات کشور، ایستادن مقابل درب هتل
کوبورگ وین نیست! و ظرفیت هاي مغفول مانده بسیاري در اقتصاد ایران وجود دارد که توجه و بالفعل کردن آنها می تواند ضمن خارج
کردن صنعت از رکود و تعلل، مذاکره کنندگان مستقیم و غیر مستقیم ایران در اتریش را به این اطمینان قاطع برساند که جمهوري اسلامی

 
براي برداشتن سایه تحریم از کشور، هم خنثی سازي و هم مذاکره را با هم پیش خواهد برد. 

 
سد تحریم ها باید از داخل بشکند 

اجراي 48 پروژه بزرگ در 13 استان و 27 شهرستان با ارزش تقریبی 500 هزار میلیارد تومان و پروژه آب رسانی به 10 هزار روستا با سرمایه
گذاري 19 هزار میلیاردي، نخستین ثمره حرکت جهادي گروه «پیشرانان پیشرفت ایران» است که افتتاح آن به تعبیر رییس جمهور،
«اقدامی فرخنده در جهت ایجاد اشتغال، افزایش صادرات و رونق تولید» است. در این مسیر اما، دولت راه چندان آسانی در پیش ندارد؛ از آن

 
رو که اقتصاد ایران با تحریم هایی ظالمانه روبه روست که عبور از سد آن نیازمند طرحی نو، صبوري و کار جهادي است. 

طرح نو باید در سایه نگاه نو صورت گیرد، و این نگاه نو در دولت سیزدهم، به گفته رییس جمهور بیش و پیش از آنکه معطوف به بیرون
باشد، متمرکز بر درون کشور است. به همین دلیل همراهان رییس جمهور در میدان هاي مختلف تصمیم گیري و اجرا، شبانه روز پاي کار

هستند تا هر آن کاري که براي شکستن سد تحریم ها نیاز است، انجام شود.  

یکی از مهم ترین این تلاش ها، معطوف به حمایت از تولید است و رییس دولت که از دیرباز توجه به مسأله حمایت و تقویت تولید داخلی و
رفع موانع آن را با جدیت پیگیري می کند، تأکید دارد که باید به دستان با کفایت کارآفرینان و فعالان اقتصادي که امتحان موفقیت آمیزي
پس داده اند، اعتماد داشته باشیم؛ چرا که در سایه این اعتماد است که تولیدکننده داخلی جرأت سرمایه گذاري هاي کلان که توان تأمین

 
نیازهاي داخلی را داشته باشد، می یابد. 

واقعیت آن است که اگر استراتژي نگاه به درون، به یک اصل در سیاست گذاري کشور تبدیل شود، تولیدکننده صاحب ایده می تواند همان
تولیدي را داشته باشد که کشور به دلیل تحریم ها معطل آن است. اگر به صنعت گر، داروساز، نساج، انبوه ساز مسکن و هر آن کسی که به
خصوص در بخش خصوصی براي آینده کشور قصد خدمت دارد اعتماد شود، و مورد پیشتیبانی قرار گیرد، به یاري نظام و دولت می آید پیش



راندن قطار کُند اقتصاد را به عهده خواهد گرفت. به نظر می رسد این اعتماد یکی از اصول غیر قابل انکار دولت براي رسیدن به رشد 8

 
درصدي است که در فهرست اهداف لایحه بودجه سال آینده قرار دارد. 

«شرکت هاي بزرگ باید فعال و هم افزا شوند تا کمربند تحریمی ایران دور زده شده و راه را براي زندگی آرام تر مردم فراهم کنند». موضوعی
که رییس جمهور در آیین آغاز عملیات اجرایی طرح هاي صنعتی بزرگ کشور به آن اشاره کرد و گفت که «پویایی، امید، ایستادگی، اعتماد
به نفس و اعتماد به نیروهاي خلاق کارآفرین و تولید کننده داخلی مهم ترین پیام حرکت گروه پیشرانان پیشرفت است و این پیام باید به
همه کسانی که دچار یأس و نا امیدي شدند و تصور می کنند که کشورمان به خاطر موانع، تهدیدها و تحریم ها دچار وقفه و توقف شده،
مخابره شود». آیت االله رئیسی، دیگر پیام اقدام ماندگار «پیشرانان پیشرفت ایران» به ایرانیان خارج کشور و سرمایه گذاران بخش خصوصی را

 
این موضوع دانست که با مشاهده تضمین سود، افزایش بهره وري و امنیت سرمایه گذاري به فعالیت در این حوزه تشویق شوند. 

ممنوعیت تعلل در اصلاح رویه ها و ساختارها  

دولت سیزدهم مسئولیت اداره کشور را در یکی از حساس ترین و پیچیده ترین شرایط کشور به عهده گرفت و از همان نخستین روزهاي آغاز
به کار، در داخل از سوي رقباي تندخوي سیاسی و در خارج از سوي زیاده خواهان هجمه هاي بسیاري را متحمل شد. در چنین شرایطی
سهل ترین کار انفعال بود و بهانه سازي از فشارها براي تعویق مسئولیت ها و چشم دوختن به میزهاي مذاکره اي که کاخ سفید هر روز
خواب تازه اي براي آن می بینید. این اما سیاق خادمان ملت در دولت مردمی نبود و آنها خود را موظف به حفظ باقی مانده امید مردم می
دانستند. بر همین اساس، استراتژي دولت، اصلاح همزمان رویه هاي اشتباه جاري و ساختارهاي غلط در حوزه هاي مختلف است؛ اقداماتی
چون مبارزه با هر نوع ویژه خواري نظیر آنچه در آزادسازي سواحل رقم خورد، سامان بخشی به قوانین در جهت تأمین منافع مردم همچون
حذف هزینه هاي زائد در خرید و فروش خودرو که معضلی کهنه و موجب سردرگمی مردم بود و پیگیري طرح رتبه بندي معلمان از جمله
برنامه هایی است که در راستاي اصلاح رویه هاي اشتباه اما مرسوم در زندگی روزمره مردم صورت گرفت و دولت با عدم تعلل در این

اصلاحات، هم آرامش روانی و اعتماد را به جامعه بازگرداند و هم در مسیر تحقق شعار عدالت اجتماعی گام برداشته است.  

در حوزه اصلاح ساختارها هم دولت لایحه بودجه را به عنوان مهم ترین سند مالی کشور، در کانون بررسی و اصلاح اساسی قرار داده است تا
خلاءهاي رانت آفرین آن را تا حد امکان از میان برداشته و به نفع مردم تغییر دهد؛ اصلاح نظام بانکی و قوانین حوزه تولید هم سرفصل

 
اقدامات دولت در حوزه تحول ساختاري است که با انگیزه خروج از انفعال با قاطعیت در حال اجراست. 

همه، پاي کارِ پیشرانان پیشرفت  

«اقتصاد»، مهم ترین چالش امروز کشور است و دولت براي حل این چالش که تحریم هاي ناجوانمردانه دشمنان ملت آن را تشدید کرده،
حمایت از تولید داخلی و صنایع را اولویت قرار داده اما واقعیت آن است که مسیر انتخابی همان قدر که مهم و اثرگذار است، آسان نیست و
دولت از یک سو باید غفلت ها را جبران کرده، ظرفیت ها را شناسایی و از آن حمایت کند و با اصلاح و تسهیل امور و ایستادگی در برابر
فسادها و رانت هاي کوچک و بزرگ، بذر امید در دل مردم بکارد و از دشواري هاي زندگی که موجب نارضایتی آنهاست، بکاهد. و از سوي
دیگر، هجمه هاي رسانه اي و سیاسی علیه اقداماتش را تحمل کرده و تمرکز خود را از دست نداده و اجازه زیاده خواهی آمریکا در مذاکرات

وین را هم ندهد.  

با این توصیف، قوه مجریه بیش از هر زمان دیگري در به انجام رساندن این مسئولیت سنگین نیازمند همراهی همه ارکان کشور است؛ از
نمایندگان ملت در ساختمان سبزرنگ بهارستان تا ضابطان قوه قضائیه و فرماندهان ارتش و سپاه تا مدیران بانکی و اقتصادي. همه باید پايِ
کار پیشرانان پیشرفت و در کنار دولت بایستند و همدلانه براي پیشبرد سیاست هاي کلان نظام و برنامه هایی که در بستر این سیاست ها

 
طراحی شده اند، تلاش کنند. 



آپلود عکس

مسیر امن گذر از تحریم ها  

نگاه به ظرفیت هاي درون کشور به عنوان سرفصل تصمیمات قوه مجریه، مسیر امن گذر از تحریم هاست و این مهم را آنچه این روزها در
مذاکرات وین می گذرد، به خوبی نشان می دهد. رفتارهاي دوگانه اي چون ادعاي رفع تحریم در عین تهدید به پایان مذاکره، هیاهوي حسن
نیت و جلوگیري از ورود تیم ورزشی ایران به آمریکا، بیش از هر زمان دیگري گفته ها و قول هاي کاخ سفید را از اعتبار ساقط می کند. روز
گذشته بیش از 30 سناتور جمهوري خواه در نامه اي از جو بایدن خواستند که بازگشت آمریکا به برجام را به رأي مثبت سنا موکول کرده و
هر توافقی در این مورد را به شکل معاهده به سنا ارائه کند و در غیر این صورت آنها با استفاده از گزینه ها و اختیارات خود مانع بازگشت
آمریکا به توافق با ایران خواهند شد! با وجود چنین رفتارهاي دوگانه اي از سوي آمریکا و انفعال تأمل برانگیز و بی عملی اروپا، معطل نگه
داشتن کشور به بهانه مذاکره، نه عقلانی و نه قانونی است و البته دولت هم به خوبی این مسأله را درك کرده و آن را رویکرد و سیاست خود
مس» است که دولت قرار داده است. موضوعی که سخنگوي دولت در نشست روز گذشته خود آن را با صداي رسا اعلام کرد: «اظَهَرُ مِنَ الشَّ

سیزدهم مشکلات را به مذاکرات گره نزده و ثبات بازار ارز در اوج مذاکرات، نتیجه همین سیاست است.  

عقل و انصاف حکم می کند در شرایط کنونی، دولت مردان بار دیگر ظرفیت هاي داخلی را بررسی کرده و به آنها اتکا کنند و به یقین در این
بررسی مشخص خواهد شد که ایران غنی می تواند مسیر تازه اي براي عبور از فشارهاي خارجی بگشاید و دولت در این حوزه به قدر وُسعش

 
خواهد کوشید که این کوشش بسیار عقلایی تر از باطل نشستن است. 

 
منبع : مهر 

 
قم پرس منتظر دریافت اخبار و پیام هاي هموطنان عزیز می باشد. 



مصوبه کمیسیون تلفیق بودجه براي افزایش حقوق محیط بانان

منبع: داناشماره خبر:  589  |  تاریخ: 1400/11/21

سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال 1401 مجلس از موافقت اعضاي این کمیسیون با افزایش حقوق محیط بانان در سال
آینده خبر داد.

سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال 1401 مجلس از
موافقت اعضاي این کمیسیون با افزایش حقوق محیط بانان در

سال آینده خبر داد.  
به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ رحیم زارع سخنگوي
کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال 1401 مجلس در تشریح
مصوبات آخرین نشست این کمیسیون، گفت: نمایندگان در
راستاي رفع تبعیض در پرداخت حقوق و دستمزد کارکنان و با
توجه به وظایف حاکمیتی و نظارتی خطیر سازمان حفاظت
محیط زیست، با افزایش حقوق و دستمزد محیط بانان در سال

1401 در سقف منابع این سازمان موافقت کردند.  

وي بیان کرد: کمیسیون تلفیق بودجه در نشست امروز در اجراي قانون حمایت از توسعه صنایع پایین دستی نفت خام و میعانات گازي با
استفاده از سرمایه گذاري مردمی و اصلاحات و الحاقی بعدي آن، هیئت امناي صندوق توسعه ملی را مکلف کردند تا تشریفات قانونی اعطاي
مجوز تنفس خوراك به طرح هاي موضوع قانون را که داراي مجوز احداث از وزارت نفت هستند به نحوي پیگیري کند که مجوز تنفس

 
خوراك مزبور حداکثر ابتداي اردیبهشت ماه سال 1401به آنها ابلاغ شود. 

نماینده آباده در مجلس اضافه کرد: همچنین در مواردي که صندوق توسعه ملی سهم خود از صادرات نفت خام و میعانات گازي را به صورت
حواله نفتی دریافت می کند مجاز است حواله هاي مزبور را به عنوان تسهیلات صرف تامین منابع مورد نیاز طرح هاي تولیدي با اولویت طرح

 
هاي پتروپالایشگاهی کند و بازپرداخت اصل و فرع این تسهیلات به صورت ارزي خواهد بود. 

سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال 1401 مجلس ادامه داد: همچنین کمیسیون تلفیق به منظور تکمیل مصلاهاي نیمه کاره کشور
با معرفی شوراي سیاستگذاري ائمه جمعه کشور، قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء(ص) را موظف کردند، نسبت به تکمیل و تحویل مصلاها اقدام
کند و براین اساس به مقدار یک هزار میلیارد تومان براي مصلا هاي سراسر کشور و یک هزار میلیارد تومان نیز براي مصلاي تهران از محل
بند (ي) تبصره یک اختصاص یافت. هزینه کرد این اقدام پس از تایید سازمان مدیریت و برنامه ریزي کشور و در قبال نفت خام به نرخ
رسمی صادرات نفت در مکان هاي مورد نظر قرارگاه، تحویل می شود. درآمد این بند از طریق تهاتر نفت خام با قرارگاه خاتم الانبیاء(ص)

تسویه خواهد شد.  

وي تصریح کرد: به موجب دیگر مصوبه این کمیسیون، مازاد هزینه تحصیلی دانشجویان تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) و
سازمان بهزیستی کشور به مبلغ 200 میلیارد تومان از محل درآمد حاصل از هدفمندي یارانه ها براي ارتقاي سطح مناطق کمتر توسعه یافته
در قالب وام از طریق صندوق هاي رفاه دانشجویان وزارتخانه هاي علوم، تحقیقات و فناوري و بهداشت، درمان و آموزش پزشکی براساس

 
سرانه دانشجویی در اختیار افراد قرار خواهد گرفت. 



زارع بیان کرد: اقساط وام هاي مذکور پس از فراغت از تحصیل و اشتغال به کار افراد پرداخت می شود، دانشجویان تحت پوشش نهادهاي

 
حمایتی مزکور و فرزندان رزمندگان معسر در اولویت دریافت وام می باشند. 

سخنگوي کمیسیون تلفیق بودجه سال 1401 مجلس تصریح کرد: کمیسیون تلفیق همچنین به منظور ارائه تصویر درستی از ایران مصوب
کردند، هزینه کرد اشخاص حقوقی در خصوص تولید و انتشار محتواي فرهنگی، معرفی ظرفیت هاي گردشگري به زبان هاي خارجی با

 
هماهنگی و تایید وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی به عنوان هزینه قابل قبول مالیاتی قلمداد شود. 

انتهاي پیام/



نحوه فعالیت مدارس آموزش و پرورش استان مرکزي براي روز شنبه اعلام شد

منبع: دیار آفتابشماره خبر:  590  |  تاریخ: 1400/11/21

روابط عمومی آموزش و پرورش استان مرکزي نحوه فعالیت مدارس آموزش و پرورش این استان در روز شنبه بیست سوم بهمن ماه
بر اساس آخرین وضعیت رنگ بندي کرونایی اعلام کرد.

به گزارش دیار آفتاب؛به گزارش روابط عمومی اداره کل
آموزش و پرورش استان مرکزي، در پی شیوع سویه جدید
ویروس کرونا نحوه فعالیت آموزشی و پرورشی مدارس استان

 
مرکزي در روز شنبه 23 بهمن ماه بدین شرح است:  

بنا بر مصوبه ستاد استانی مقابله با کرونا؛ تمامی کلاسهاي درس در مناطق شهري به صورت غیرحضوري و در بستر شبکه شاد برگزار خواهد

 
شد. 

 
کلاس هاي درس در مناطق روستایی با رعایت کامل پروتکل هاي بهداشتی به صورت حضوري برگزار خواهد شد . 

 
کلاس هاي کارگاهی هنرستان هاي فنی و حرفه اي و کارودانش با رعایت کامل پروتکل هاي بهداشتی به صورت حضوري برگزار خواهد شد. 

 
حضور عوامل اجرایی به منظور نظارت بر امر آموزش غیرحضوري در ایام مذکور در مدارس الزامی است.  

در خصوص نحوه فعالیت مدارس استان در روزهاي آتی؛ روز شنبه تصمیم گیري و اطلاع رسانی خواهد شد.  

 
227 هزار دانش آموز در2 هزار و 269 مرکز آموزشی در استان مرکزي به تحصیل اشتغال دارند. 

انتهاي پیام/



179 مصوبه رهاورد سفر رئیس جمهور به گیلان/ بیش از 18 هزار
میلیارد تومان اعتبار تخصیص یافت

179 مصوبه رهاورد سفر رئیس جمهور به گیلان/ بیش از 18 هزار میلیارد تومان
اعتبار تخصیص یافت

منبع: گیلانستانشماره خبر:  591  |  تاریخ: 1400/11/21

استاندار گیلان با اشاره به اینکه 179 مصوبه رهاورد سفر
رئیس جمهوري به این استان است، گفت: در قالب این

مصوبات 18 هزار و 923 میلیارد تومان بودجه و اعتبار به گیلان اختصاص یافت.  

به گزارش گیلانستان، اسداالله عباسی شامگاه چهارشنبه در گفتگو با مردم گیلان از طریق شبکه باران با اشاره به دستاوردهاي سفر رئیس
جمهوري به استان، اظهار کرد: حضور در میدان و در بین مردم، دانستن مشکلات و بازدید میدانی از مهم ترین شاخصه هاي رئیس جمهور

 
است. 

وي با بیان اینکه 179 مصوبه رهاورد سفر رئیس جمهور به استان گیلان است، گفت: در قالب این مصوبات 18 هزار و 923 میلیارد تومان

 
بودجه و اعتبار به استان گیلان تخصیص یافت. 

استاندار گیلان با اشاره به اینکه از این مبلغ هفت هزار و 903 میلیارد تومان معادل 42 درصد در قالب تسهیلات پیش بینی شده است،

افزود: 11 هزار و 20 میلیارد تومان معادل 58 درصد نیز در قالب اعتبارات عمرانی اختصاص یافته است.  

وي اضافه کرد: بیش از هفت هزار و 320 میلیارد تومان اعتبارات عمرانی جز تعهدات اعتباري سازمان برنامه و بودجه کشور، تصریح کرد: سه
هزار و 552 میلیارد تومان از محل منابع داخلی وزارتخانه ها و 148 میلیارد تومان نیز از تعهدات شوراي برنامه ریزي و توسعه استان براي

 
سال هاي 1400 تا 1402 است. 

عباسی با اشاره به اینکه از اعتبارات مربوط به تسهیلات نیز بیش از پنج هزار میلیارد تومان بابت تسهیلات 188 طرح تولیدي و
اشتغال زا پیش بینی شده است، اضافه کرد: هزار و 961 میلیارد تومان نیز پرداخت تسهیلات ازدواج جوانان و 100 میلیارد تومان نیز

 
تسهیلات قرض الحسنه براي تأمین ودیعه مسکن است. 

وي با بیان اینکه 428 میلیارد تومان تسهیلات کمیته امداد براي اجراي هشت هزار و 549 طرح اشتغال زا بر اساس برنامه مصوب اشتغال و
خودکفایی استان گیلان پیش بینی شده است، ادامه داد: 300 میلیارد تومان تسهیلات نوسازي ناوگان حمل و نقل عمومی شهرهاي استان
توسط وزارت کشور، 48 میلیارد تومان تسهیلات بابت 65 طرح اشتغال زا و 15 میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه براي پاسخ به

درخواست هاي مردمی توسط صندوق کارآفرینی پرداخت می شود.  

print /انتهاي پیام



افتتاح بزرگترین کارگاه قالیبافی خراسان شمالی

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  592  |  تاریخ: 1400/11/21

مجتمع تعاونی قالی بافی اعلابافان آپادانا با هدف حمایت از توسعه و ایجاد اشتغال پایدار روستایی و عشایري افتتاح شد .

به گزارش خبرگزاري صدا و سیماي مرکز خراسان شمالی مجتمع تعاونی قالی بافی اعلابافان آپادانا با هدف حمایت از توسعه و ایجاد

 
اشتغال پایدار روستایی و عشایري افتتاح شد . 

این مجتمع با همت یکی از سرمایه گذاران تهرانی در زمینه تولید و فروش فرش با حجم تولید چهار هزار متر مربع در روستاي اذرساي

 
بجنورد راه اندازي شد. 

سرپرست صندوق کارآفرینی امید استان با اشاره به پرداخت 23 میلیارد ریال کمک تسهیلات براي راه اندازي این مجتمع گفت : 30قالیبافی

 
به صورت مستقیم و 120 قالی بافی هم بطور غیرمستقیم در این مجتمع مشغول کار و کسب درآمدند. 

حافظی با بیان اینکه در طرح اشتغال پایدار روستایی و عشایري تاکنون بیش از 102 میلیارد ریال تسهیلات به 1156 طرح پرداخت و زمینه

 
اشتغال بیش از 2000 نفر نیز فراهم شده است. 

نوري مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان نیز با بیان اینکه عملکرد صندوق کارافرینی امید در حمایت از طرح هاي اشتغال پایدار
روستایی و کسب و کار هاي خرد و کوچک ابراز امیدواري کرد با شناسایی طرح هاي اشتغالزایی زودبازده و طرح هاي اقتصادي نیمه کاره در

 
استان شاهد پیشرفت و رونق کسب و کار ها باشیم. 

سید محمد مهدي سادات خوانساري، کارافرین برتر کشوري و مدیرعامل شرکت تعاونی اعلابافان آپادانا نیز با قدردانی از حمایت هاي صندوق
کارافرینی امید بر لزوم تغییر نگرش در دستمزد و بیمه بافندگان تاکید کرد و افزود این مجتمع با بیش از 135 دار قالی و داشتن بیش از

 
170 بافنده، با حمایت هاي بیشتر مسئولان استان و ظرفیت آن، قابلیت ارتقا به 400 بافنده هم دارد. 

در پایان مراسم بصورت نمادین، چله فرش 20 متري با بیش از شش ماه زمان براي تکمیل آن، بریده و از 3 تن از بافندگان برتر شرکت

 
تعاونی اعلابافان آپادانا تجلیل شد. 

{sepehr_media_7619697_400_300$}



وقتی کارآفرینی تمام زندگی ات می شود

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  593  |  تاریخ: 1400/11/21

مجله مهر سراغ یک زن کارآفرین رفته که در کنار مشقات زندگی به شغل خود پرداخته و با سختی هاي کاري، سبک زندگی خود را
شکل داده است.

مجله مهر سراغ یک زن کارآفرین رفته که در کنار مشقات
زندگی به شغل خود پرداخته و با سختی هاي کاري، سبک

زندگی خود را شکل داده است.  

خبرگزاري مهر؛ گروه مجله - محدث تک فلاح: کارآفرینی فی
نفسه پیچیده است. شروع کردن هر کاري سختی دارد و این
مسیر براي خانم ها سخت تر می شود، زمانی که علاوه بر
خلقت و فطرت زن که رویی متفاوت در مبارزه با زندگی دارد
باید در نظر گرفت تا اینکه در گیر و گورهاي ادارات ما کمتر
خانم براي کارآفرینی وارد اقدامات اجرایی می شود و کار را

 
خودش در دست می گیرد. بروکراسی ها و رفت و آمدهاي ادارات هم یک طرف، قوانین هم کمی سنگ جلوي پاي خانم هاست. 

تیر و مرداد 98 بود که مریم طالع از پروژه دکتراي خود دفاع کرد و در انتهاي کارهاي پروژه بود که از دانشگاه بیرمنگام پذیرش گرفت. هر
چه به شهریور نزدیک می شد، چمدانی که کنار اتاق قرار داده بود پرتر می شد و برنامه هاي ذهن مریم را بیشتر از پیش به سمت سفر پیش
رو می برد. با تمام مشغله ها به دیدار با دوستان می رفت و به تماس رفقایش جواب می داد چون پیش خود می گفت که شاید دیگر فرصتی
براي ارتباط با آن ها نداشته باشم. بعد از خوش و بش و چاق سلامتی، صحبت ها که گرم گرفت از وضعیت نامناسب آموزش در مدارس
استان سیستان و بلوچستان گفت و اینکه دارد دنبال معلم هایی می گردد که براي آن ها تدریس داشته باشند. تلفن که قطع شد چنان ذهن
مریم درگیر بود که براي راه حل این کار نتوانست به صبح برسد. تمام فکر و ذکرش این بود که راه هاي مختلف را براي رساندن اطلاعات
کتاب هاي درسی به این بچه ها بررسی کند. اگر می شد که بدون حضور آنلاین معلم در پشت خط، دانش آموزان به درسشان برسد و از

آموزش عقب نمانند. که فکري به سرش زد…!  

به حدي مشغول کار خودش و لپ تاپ و جلسات است که نمی داند ساعت چند است. مریم طالع مدیر استارت آپی با نام «سبین» است، از
5 صبح که بیدار می شود به گفته خودش با همان چشمان بسته دنبال لپ تاپش می گردد و بعد از روشن شدن نور لپ تاپ است که انرژي
چشمانش کرکره نگاهش را بالا می کشد. بعد از یکی دو ساعت کار، به سرعت خود را به دفتر کارش می رساند و براي یک روز پرمشغله
برنامه خود را چک می کند. تا ساعت 19 در دفتر مشغول است و بعد از آن با فکري مملو از کارهاي کرده و نکرده به سمت خانه مسیر را کج
می کند. مشغول کار و لپ تاپ و جلسه تا زمانی که ساعت گوشی اش زنگ را به صدا درآورد. مریم براي این که بداند زمان، به ساعت خواب
رسیده آلارم می گذارد چون وقتی مشغول کارش است، چنان گرم برنامه و جلسه و دغدغه ها می شود که فراموش می کند ساعت چند
است. ایامی که ساعت را کوك نکرده براي 12 شب، وقتی به خودش می آید که 4 صبح شده و زمانی براي خواب ندارد. اما با همه این
سختی ها سبک زندگی اش را به گونه اي چیده است که از کارش عقب نماند و زندگی را این گونه بپذیرد. استارت آپ مسیري است که

انتخاب مریم بود.  

 
هم روسري و هم بالش 



یادم هست که جلسه اي بود و روز قبل از آن جراحی اي داشتم که براي من نشستن سخت بود. براي نشستن یک بالش را پشتم به گونه اي
قرار داده بودم که بتوانم درد را تحمل کنم و در عین حال در تصویر معلوم نباشد. جلسه شروع شد و هر چهار نفر ما دوربین و میکروفون مان
روشن بود. یادم هست که آخرین نفر نوبت من شد و از کنترل خودم داشتم خسته می شدم. درد در وجودم پیچیده بود و من براي شرکت
در این جلسه که روزشماري کرده بودم، داشتم کم می آوردم. شروع به صحبت کردم اما جانی در بدن نداشتم و درد امانم را بریده بود. حین
صحبت متوجه شدم که روسري ام دارد لیز می خورد. براي کنترل لیز نخوردن روسري ام مجبور شدم کمی تکان بخورم. بالشم لیز خورد.
بالشم را جابجا کردم و همزمان صحبت می کردم. روسري کج شد. کلافه شدم. لپ تاپ که روي پایم بود را نمی توانستم جابه جا کنم و
درگیر بالش و روسري بودم. درد را نمی توانستم فراموش کنم ولی بالش را چرا. دلم را یک دل کردم و دستم را از بالا بردم پشت سرم که
بالش را از پشتم بردارم که بعد روسري ام را فیکس کنم تا آرام بگیرم. تمام قدرت داشته و نداشته ام را در دستانم متمرکز کردم و در یک
لحظه که در ذهنم مرور کردم یک…دو…سه … ناگهان بالش را از بالاي سرم کشیدم و سمت پشت لپ تاپ پرت کردم. اي دل غافل! آمدم
از چاله در بیایم، افتادم در چاه. حالا هم بالش را پرت کردم و هم روسري را. خدا را شکر که آقایان هر سه تاي شان اتاق جلسه را بستند و
من کمتر خجالت زده شدم. البته بعداً که موضوع را متوجه شدند به من ناراحتی کردند که می گفتید جلسه را عقب بیاندازیم. اما من می
دانستم در عالم کاري من دیگر فرصتی پیدا نمی شود و اگر بخواهم جلسه را به زمان دیگري موکول کنم باید یک جلسه دومی را عقب

 
بیاندازم. 

دست پختم خوب است اگر وقت کنم  

نخود و لوبیا از اصلی ترین مواد مصرفی خانه من است. در ایامی که فرصت دارم به اندازه یک هفته آش یا خوراك لوبیا می پزم و طی یک
هفته همان را می خورم. اگر هم غذا نداشته باشم چون کمتر می شود که فرصت طبخ غذا داشته باشم. شام من نان و پنیر و خرماست. کلاً
خیلی فرصت ایستادن پاي گاز ندارم. قوت غالبم اگر خوراکی هاي مذکور نباشد، سیب است. همیشه سیب دارم و اگر احساس گرسنگی کنم

 
یک سیب تمام انرژي از دست رفته ام را جبران می کند. دست پخت خوبی دارم اما فرصت پخت و پز پیدا نمی کنم. 

همه فکر می کردند افسرده شده ام  

هر چند وقت یک بار دوستانم دور هم که جمع می شوند به من هم پیام می دهند که بروم. من هم هر بار به ایشان می گویم می روم و در
روز موعود برایم کاري پیش می آید و نمی روم. بعد از پشت سر گذاشتن ایام سخت کاري خسته بودم. همکارانم می گفتند انگار مشکلی
پیش آمده، چرا این طور شده اید؟ فکر می کردند افسرده شده ام. گفتم نه نگران نباشید مسئله اي نیست. ولی خودم می دانستم که از فشار
کاري خسته شده ام و در خودم نیاز به استراحت را ضروري می دیدم. در گروه دوستانم پیام دادم بچه ها جمعه باغ فردوس؟ من تابه حال
باغ فردوس را ندیده بودم و تعریفش را زیاد شنیده بودم. همه خندیدند و من را مسخره کردند. گفتند: «الکی می گویی. تو که نمیاي. همه
مون جمع می شیم ولی خودت نمیاي.» ته دلم گفتم: «از من که خبر ندارید. این کار دواي درد من است.» از پنج شنبه شب براي خودم
خط و نشان می کشیدم و می گفتم حق نداري به کار فکر کنی. جمعه صبح که بیدار شدم، دستم رفت سمت لپ تاپ. خودم را نگه داشتم:
«نه مریم، امروز حق نداري سمت کار بري.» بلند شدم و اول از کارهاي خانه شروع کردم. لباس ها را شستم. جارو و دستمال و نظافت همه
جا که وقتی برمی گردم حال خوبی باشد. من براي صبحانه می خواستم خودم را حلیم مهمان کنم اما عصرانه حلیم خوردم. به جایش در
لحظه به لحظه تفریحم به فکر خودم بودم. تلفن پاسخ نمی دادم و با اینکه هیچ کدام از دوستانم را بجز یک نفر، نتوانستم در کنار خودم
داشته باشم، نگذاشتم روز استراحتم خراب شود. همراه با دوستم تا شب گشتیم و حسابی هوایم عوض شد. شب نفهمیدم چه زمانی چشمانم
را خواب برد. اما می دانم که صبح شنبه، مریم همیشگی بودم و انرژي مضاعفی درونم حس کردم. من نیاز داشتم خودم را شارژ کنم و انرژي

 
گذشته را بازیابی کنم. و این کار را کردم و شد و حظش را هم بردم. 

 
آئینه اي که سه ماه آویزان بود 



داشتم رانندگی می کردم که یک موتوري ناگهان به آئینه سمت راننده خودروي من اصابت کرد و آئینه ماشینم روي یک سیم آویزان شد. به
یاد دارم در حدي زمان خالی براي تعمیر ماشینم نداشتم که سه ماه با همان آئینه رانندگی می کردم و براي این که مشکلی در دید من
نباشد آئینه جلو را به گونه اي تنظیم می کردم که به سختی بخشی از کار آئینه بغل سمت راننده را هم از آن بکشم. دوستی یک بار در این
ایام در کنارم داخل ماشین نشسته بود. جایی کار داشتم و پیاده شدیم. دوستم گفت تعمیرگاه این کنار هست ماشین را بدهیم تا کارمان
انجام می شود، آئینه را درست کند. خلاصه این که کار من در حدي زمانم را می گیرد که براي این موضوع هم وقت ندارم. آئینه بغل ماشین

 
ما بعد از سه ماه درست شد. 

 
شلغم خوب را نمی شناسم 

لیست در دستم بود و سمت میوه فروشی می رفتم. اما همزمان داشتم در جلسه صوتی با تلفن همراهم شرکت می کردم. با جدیت در مورد
قیمت چانه می زدم و حرکات دستم و حال صورتم خیلی جدي بود. لباس اسپورت تنم، با صدا و حرکات و استایل جلسه اداري ام نمی
خواند. کارگر میوه فروشی با تعجب مات من بود. این خانم با این مدل لحن کلام، چه کار دارد؟ سمت هندوانه ها بودم و داشتم با ضربه روي
هندوانه ها، یک عدد خوبش را جدا می کردم. غرق جلسه بودم اما در چه حالی؟ نایلون حاوي نان را با آرنج چپم به پهلو می فشردم و گوشی
را با شانه راستم به گوشم قفل کرده بودم. هر دو دستم روي هندوانه بود. تلفنم همین جا پایان یافت اما نگاه کارگر میوه فروشی هنوز به من
دوخته بود. چنان با بهت نگاه می کرد که نگو. چون می دانستم دلیل تعجبش چیست خواستم حواسش را پرت کنم. گفتم من شلغم خوب را
نمی شناسم، اگر می شود به من شلغم بدهید. گفت خانم شلغم خوب!؟ گفتم من از شاخصه هاي شلغم چیزي نمی دانم. فقط چند شلغم را

داخل نایلون گذاشت و به من داد. من در تمام مراحل زندگی ام درگیر کار هستم!  

 
درد دل 

من براي رسیدن به مراحل بالاتر کاري تلاش زیادي می کنم و این که در هر مرحله اي باید زن بودنم را به من یادآوري کنند برایم سخت
است. مخصوصاً این که من در محیط آکادمیک تجربیات کار را بیشتر دارم تا این محیط. حال آنکه محیط آکادمیک بین زن و مرد تفاوتی
قائل نمی شود و تنها خروجی مهم است. اما این مدت که در فضاي بیزینسی وارد شدم، مواجهه با افراد مختلف دائماً به من زن بودنم را
یادآور می شود. من از کودکی براي زن بودنم حس ضعفی نداشتم اما الان حتی با مشتري هایم هم این تجربه را دارم که هنگام مواجهه با

یک مدیر خانم، رفتاري متفاوت از خود نشان می دهند.



راه اندازي مرکز نوآوري تخصصی علوم مهندسی دانشگاه شیراز

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  594  |  تاریخ: 1400/11/21

همزمان با دهه مبارك فجر، مرکز نوآوري تخصصی علوم مهندسی دانشگاه شیراز راه اندازي شد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما، مرکز فارس،مرکز نوآوري تخصصی علوم مهندسی دانشگاه شیراز که با همکاري مرکز نوآوري و
کارآفرینی دانشگاه و مرکز حمایت از فعالیت هاي علمی دانشجویان، از مجموعه معاونت فرهنگی دانشجویی دانشگاه تأسیس گردیده است، به

 
طور رسمی با حضور رئیس دانشگاه شیراز راه اندازي شد. 

سرپرست مرکز نوآوري تخصصی علوم مهندسی دانشگاه شیراز، در مراسم افتتاحیه ي این مرکزگفت: با توجه به تغییرات سریع فناوري هاي
روز و همچنین تغییر مسائل اجتماعی، نیاز به مرکزي که پاسخ متناسب با این تغییرات را از طریق پژوهش، جذب خلاقیت ها و نوآوري ها،

 
توانمندسازي افراد و تیم ها و درنهایت تولید محصول مبتنی بر دانش و پژوهش و عرضه آن به بازار بدهد ضروري به نظر می رسد. 

دکتر سیداسماعیل حسینی، افزود: مرکز نوآوري تخصصی علوم مهندسی دانشگاه شیراز، براي همگام شدن با این تغییرات و به منظور
استفاده از ظرفیت دانشجویان و دانش آموختگان این دانشگاه در رشته هاي مهندسی در پیشبرد اهداف اقتصاد دانش بنیان، حمایت، تقویت

 
و ترویج فرهنگ نوآوري و کارآفرینی، تأسیس شده است. 

سرپرست مرکز نوآوري تخصصی علوم مهندسی دانشگاه شیراز اظهار داشت: حمایت از شکل گیري چرخه ي ایده تا ثروت یکی از اهداف
ایجاد مراکز نوآوري، مراکز رشد و پار ك هاي علم و فناوري است. مراکز نوآوري به عنوان اولین نقش آفرینان در اکوسیستم شکل گیري و
توسعه ي شرکت هاي نوپا و دانش بنیان، با محوریت حمایت از کارآفرینان و افراد مستعد و خلاق از طریق ایجاد بستر هاي حمایتی و
توانمندساز، سعی در پرورش ایده هاي نو و کاربردي با رویکردي ثروت آفرین دارند. دانشگاه شیراز با توجه به جایگاه و ظرفیت هاي منحصربه
فرد دانشی خصوصا در حوزه ي علوم مهندسی، با چشم انداز توسعه نوآوري ها در حوزه هاي مختلف علوم مهندسی ازجمله: برق، کامپیوتر،
مکانیک، عمران، مواد، شیمی و... و با هدف حمایت از افراد مستعد و خلاق، توسعه کسب وکار هاي دانش بنیان و ارائه ي خدمات نوآورانه و

 
تخصصی به نهاد هاي سیاست گذاري، دولتی، اقتصادي، صنعتی و فرهنگی، مرکز نوآوري تخصصی علوم مهندسی را ایجاد کرده است. 

سرپرست مرکز نوآوري تخصصی علوم مهندسی دانشگاه در ادامه به روند پذیرش در این مرکز پرداخت و گفت: در زمستان 1400 اولین
فراخوان پذیرش اعلام شد و پس از آن در فرصت دوهفته اي که به تیم ها داده شد حدود 60 نفر (تیم) فرآیند هاي اولیه ثبت نام خود و
ثبت طرح و ایده خود را از طریق لینک ثبت نام فراخوان انجام دادند. پس از ثبت نام اولیه ي تیم ها از طریق لینک ثبت نام آنلاین مرکز
نوآوري مهندسی، کارشناسان مرکز طی مدت زمان حداکثر یک هفته پس از پایان ثبت نام، صحت اطلاعات افراد متقاضی و طرح آن ها را
انجام دادند و به تیم هاي فناور وضعیت طرح آن ها را اعلام کردند؛ که یا آن ها پذیرفته شده و براي مرحله دوم پذیرش و داوري مستقیم

 
طرح خود هدایت می شوند و یا اینکه به دلیل نقض هر کدام از شرایط ثبت نام، تیم آن ها رد شده و اجازه فعالیت را نخواهند داشت. 

او ادامه داد: پس از پذیرش اولیه طی جلسه اي طرح ها توسط تیم ها به صورت حضوري ارائه شدند و توسط شوراي داوري مرکز نوآوري
مهندسی و مطابق با مفاد جدول داوري و امتیاز دهی طرح ها داوري شدند. حدود 10 تیم توانستند حداقل امتیاز قبولی را متناسب با جدول

 
داوري کسب کنند و اجازه استقرار در مرکز نوآوري را داشته و از خدمات و حمایت هاي آن بهره مند شوند. 

دکتر مؤذنی سرپرست دانشگاه شیراز نیز در آیین افتتاح این مرکز، گفت: جمهوري اسلامی ایران، ازلحاظ داشتن منابع خدادادي اعم از
نیروي انسانی، موقعیت جغرافیایی، منابع زیرزمینی و... جزء کشور هاي طراز اول است و باتوجه به داشتن این منابع، ما می توانیم جزء
ثروتمندترین کشور ها باشیم و هموطنانمان از رفاه و آرامش کاملی برخوردار باشند؛ اما مشکلات فعلی، به ویژه مشکلات اقتصادي نشانگر آن

 
است که از ظرفیت هاي کشور به شکل مناسبی استفاده نشده است. 

وي افزود: براي به فعلیت درآمدن ظرفیت هاي کشور، باید از مسیر علم، دانش و فناوري پیش رفت که زمینه ي آن در چنین مراکزي فراهم

 
می شود. 



ساختمان مرکز نوآوري تخصصی علوم مهندسی دانشگاه شیراز در طبقه سوم دانشکده مهندسی دانشگاه شیراز، واقع در خیابان ملاصدرا
است.



افتتاح اقامتگاه بومگردي و سوییت هاي اقامتی دهکده چوبین نیشابور

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  595  |  تاریخ: 1400/11/21

خبرگزاري آریا- همزمان با ایام ا.. دهه فجر، نهمین اقامتگاه
بومگردي و پروژه سوییت هاي اقامتی دهکده چوبین نیشابوربا
حضور مسئولین نیشابور واستان افتتاح و مورد بهره برداري

 
رسمی قرار گرفت. 

به گزارش خبرنگار آریا در نیشابور ،رئیس اداره میراث فرهنگی
،صنایع دستی وگردشگري نیشابور اظهار کرد: با صرف هزینه
اي بالغ بر 12 میلیارد ریال، مجموعه اقامتی دهکده چوبین
(مسجد چوبی) شامل تعداد 8 سوییت و اطاق توسط مسئولین
استانی و شهرستان نیشابور افتتاح و مورد بهره برداري قرار

 
گرفت. 

محمد اسماعیل اعتمادي گفت: عملیات احداث این اطاقها و
سوییتهاي اقامتی که هر کدام با زیربناي 75 مترمربع ساخته
شده اند از دوسال قبل توسط مالک و مدیر محترم این

مجموعه گردشگري شروع شده است.  

 
وي خاطر نشان کرد: اقامتگاه بومگردي شهرستان نیشابور در روستاي حصاربوژان مورد بهره برداري قرار گرفت. 

اعتمادي یاد آورشد: اقامتگاه بومگردي بابارحیم در زمینی به مساحت 200 متر مربع و زیربناي 120 مترمربع در دوطبقه و با معماري کاملا
سنتی توسط خانواده صباحتی احداث شده است. براي ایجاد این اقامتگاه زیبا که داراي 6 اطاق و مطبخ و سایر فضاهاي مورد نیاز میباشد
مبلغ 8 میلیارد ریال توسط سرمایه گذار هزینه شده و مبلغ 5 میلیارد ریال نیز تسهیلات دولتی از محل صندوق کارآفرینی امید تخصیص

 
یافته است. 

گفتنی است در آیین افتتاح این پروژها، خانم دکتر هاجر چنارانی، نماینده مردم شهرستانهاي نیشابور، فیروزه و زبرخان در مجلس شوراي
اسلامی، ابوطالب جوان، سرپرست معاونت استانداري و فرمانداري ویژه نیشابور، خانم طهماسبی، مدیرکل امور بانوان استانداري، یوسف
بیدخوري، معاون گردشگري اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی خراسان رضوي، سیدرضا کراري، رییس شوراي اسلامی
شهرستان، اعتمادي رییس اداره میراث فرهنگی و گردشگري نیشابور و تعدادي از مدیران ادارات و ارگانها و مدیران تاسیسات گردشگري

شهرستان حضور داشتند.



فهرج یکی از 10 شهرستان شایسته «تقدیر ویژه» در رویداد ملی فهما معرفی شد

منبع: شبستانشماره خبر:  596  |  تاریخ: 1400/11/21

شهرستان فهرج از استان کرمان به همراه 9 شهرستان از دیگر استان ها در سومین رویداد ملی فهما به عنوان «شایسته تقدیر ویژه»
معرفی شد.

شهرستان فهرج از استان کرمان به همراه 9 شهرستان از دیگر
استان ها در سومین رویداد ملی فهما به عنوان «شایسته تقدیر

 
ویژه» معرفی شد. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از کرمان؛ امسال در
رقابت ملی فهما 1400 در مرحله داوري استانی 15 کانون
فرهنگی هنري در رواق هاي 12 گانه فهما به مرحله کشوري

معرفی شدند.  

کانون هاي قائم اختیارآباد کرمان و شهید محمدحسین زاده از انار در رواق نور؛ کانون هاي الزهرا رفسنجان و حضرت ولی عصر کرمان در
رواق کتاب، کانون هاي حضرت رقیه نرماشیر و صاحب الزمان ارزوئیه در رواق رسانه و کانون هاي امام محمدباقرعلیه السلام کرمان، الجواد
علیه السلام کرمان، ولی عصر عجل االله تعالی رفسنجان، شکوفه هاي انتظار راور، موعود بم، معراج راور، مکتب الشهداء کرمان، فاطمۀ المرضیه
فهرج و فرات کوهبنان، به ترتیب در رواق هاي همدلی، دانش، ترنج، فیلم، سرود، نمایش، کارآفرینی و فن آوري 15 کانونی هستند که به

 
مرحله داوري کشوري راه یافتند. 

از این میان کانون هاي فرهنگی هنري ولیعصر عجل االله تعالی و الزهرا سلام االله علیها از شهرستان رفسنجان در رواق هاي ترنج و کتاب به
دور نهایی رقابت ملی فهما راه یافتند که نتایج آن هنوز اعلام نشده است اما شهرستان فهرج از استان کرمان به همراه 9 شهرستان از دیگر

استان ها به عنوان «شایسته تقدیر ویژه» اعلام شد.  

برخی از ملاك هاي مهم در ارزیابی شهرستان هاي برتر و شاخص؛ میزان فعالیت و عملکرد کانون هاي شهرستان در رواق هاي 12 گانه،
بروزرسانی مجوز و تکمیل اطلاعات کانون ها در سامانه بچه هاي مسجد، تعداد رابط یا رابطین برگزیده از حیث امتیاز، تداوم و پیوستگی

 
ارتباط سامانه اي در طول برگزاري رویداد و تعداد کانون هاي روستایی بوده است. 

بر اساس این گزارش از میان 429 شهرستان مشارکت کننده در فهما 1400؛ 18 شهرستان درپنج سطح و بر اساس تعداد کانون هاي هر
شهرستان به عنوان برتر کشور در رویداد ملی فهما 1400 که با شعار «به توان مردم» در سطح بیش از 26 هزار کانون فرهنگی هنري در

 
مساجد سراسر ایران اسلامی برگزار شده بود، اعلام شدند. 

گفتنی است، بنا به اعلام ستاد رسانه اي فهما شبکه هاي رابطین برتر، کانون هاي شاخص کشور و استان هاي برگزیده مبتنی بر رواق هاي
12 گانه رویداد ملی فهما معرفی می شوند.



ظرفیت ثبت نام ترم جدید دانشگاه آزاد شهرقدس تکمیل شد

منبع: آناشماره خبر:  597  |  تاریخ: 1400/11/21

معاون آموزش و تحصیلات تکمیلی دانشگاه آزاد اسلامی واحد شهر قدس از ثبت نام و تکمیل ظرفیت داوطلبان ورودي جدید در این
دانشگاه خبر داد.

معاون آموزش و تحصیلات تکمیلی دانشگاه آزاد اسلامی واحد شهر قدس از ثبت نام و تکمیل ظرفیت داوطلبان ورودي جدید در این

دانشگاه خبر داد.  

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي خبرگزاري آنا از واحد
شهرقدس، علیرضا روستا گفت: ثبت نام داوطلبان دانشگاه آزاد
اسلامی واحد شهرقدس از اول دي شروع شد و حدود 2هزار و100
نفر دانشجو در این دانشگاه در دو مقاطع مختلف کاردانی و
کارشناسی پیش ثبت نام کرده و موفق به دریافت شماره موقت

 
دانشجویی شدند. 

بیشتر بخوانید:  

آشنایی دانشجویان با فعالیت هاي پژوهشی و ورود پژوهشگران به

بازار کار  

معاون آموزش و تحصیلات تکمیلی دانشگاه آزاد اسلامی واحد شهر قدس، با ابراز خرسندي از استقبال بی نظیر دانشجویان در مراحل تکمیل
ظرفیت از تحصیل متقاضیان ورودي جدید به دانشگاه، عنوان کرد: ثبت نام داوطلبان ورودي جدید توسط کمیته دانشگاه ثبت نام در معاونت
آموزش و تحصیلات تکمیلی واحد شهر قدس انجام می شود که اعضاي کمیته ثبت نام متشکل از مدیر و کارشناسان روابط عمومی، مدیر و
کارشناسان اداره برنامه ریزي و سنجش و نظارت، کارشناسان گروه هاي آموزشی، مسئولان بایگانی دانشکده ها و مدیران گروه هاي آموزشی

 
در قالب تیم اجرایی انجام این پروژه مشارکت داشتند و در تکمیل مراحل ثبت نام مشارکت و همراهی می کنند. 

روستا افزود: در صورت نیاز بعضی داوطلبان به مشاوره تحصیلی و انجام راهنمایی هاي لازم به مرکز مشاوره امین و کارشناسان معرفی و اقدام

 
به طی کردن مراحل اداري ثبت نام کرده و بعد از آن موفق به دریافت کارت دانشجویی و ثبت نام قطعی شدند. 

وي گفت: اشتغال زایی و کارآفرینی از اهداف مهم دانشگاه آزاد اسلامی واحد شهر قدس بوده که سعی داریم بعد از فارغ التحصیلی

 
دانشجویان، این امر براي آنان محقق بشود. 

معاون آموزش و تحصیلات تکمیلی دانشگاه آزاد اسلامی واحد شهر قدس افزود: همکاران پرتلاش صندوق رفاه نیز با تلاش حداکثري سعی
دارد مراحل اخذ وام دانشجویی کوتاه مدت ،بلندمدت و تقسیط شهریه را براي دانشجویان انجام دهند تا شرایط براي تحصیل داوطلبان

 
متقاضی در مقطع آموزش عالی مهیا شود. 



این مقام مسئول تأکید کرد: ایجاد مدرسه اشتغال و برگزاري دوره هاي کارورزي توسط دانشگاه آزاد اسلامی واحد شهرقدس، زمینه را براي
ورود دانشجویان به محیط کار و ارتباط آن ها با صنعت فراهم کرده است و در سال تحصیلی گذشته با حمایت هاي سرپرست این واحد
دانشگاهی حدود 200 نفر از دانشجویان توسط مدرسه اشتغال به بازار کار معرفی شده اند و این روند توسط مدرسه اشتغال در حال پیگیري

 
بوده و تداوم دارد. 

روستا بیان کرد: این دانشگاه در رشته هاي پیراپزشکی، علوم پایه، فنی مهندسی، انسانی و رشته هاي مختلف هنر و معماري دانشجو می
پذیرد و در نظر دارد براي تمامی رشته هاي ارائه شده در این واحد، دوره هاي کارورزي یا شبیه سازي شغلی به همت مدرسه اشتغال برگزار
کند، بنابراین ارتباط با صنعت و انعقاد تفاهم نامه با مجموعه هاي صنعتی، در دستور کار مسئولان این دانشگاه قرارگرفته است وسعی داریم
با افزایش مهارت آموزي دانشجویان فضاي اشتغال را براي فارغ التحصیلان این واحد دانشگاه با استفاده از ظرفیت بنگاه هاي اقتصادي و

 
مجموعه هاي صنعتی ومؤسسات اقتصادي مهیا کنیم. 

این مقام مسئول گفت: تمام تلاش ما این است که محیطی امن همراه با امیدآفرینی براي دانشجویان شاغل به تحصیل فراهم کنیم وسعی
داریم با افزایش مهارت هاي شغلی و برگزاري دوره هاي فوق برنامه به منظور تحقق اهداف شغلی دانشجویان گام هاي مثبت برداریم
داوطلبان ورودي جدید این دانشگاه را براي تحصیل خود انتخاب کنند و با امید به اینکه از طریق ارتباط دانشگاه با سازمان هاي تحقیقاتی،
صنایع و بازار اشتغال در رشته هاي مختلف این دانشگاه به ادامه تحصیل بپردازند و در آینده شغلی خود نیز براي جامعه مفید به فایده باشند.

انتهاي پیام/4117/



افتتاح و آغاز عملیات اجرایی هزار و 127 پروژه دهه فجر در گنبدکاووس

منبع: ایرناشماره خبر:  598  |  تاریخ: 1400/11/21

گنبدکاووس - ایرنا - همزمان با دهمین روز دهه فجر، آیین بهره برداري و آغاز عملیات اجرایی هزار و 127 پروژه عمرانی، تولیدي،
خدماتی، اقتصادي و اشتغالزا این شهرستان با حضور برخی از مدیران کل و روساي ادارات و نهادهاي استانی و محلی آغاز شد.

 گنبدکاووس - ایرنا - همزمان با دهمین روز دهه فجر، آیین
بهره برداري و آغاز عملیات اجرایی هزار و 127 پروژه عمرانی، تولیدي، خدماتی، اقتصادي و اشتغالزا این شهرستان با حضور برخی از مدیران

 
کل و روساي ادارات و نهادهاي استانی و محلی آغاز شد. 

به گزارش خبرنگار ایرنا، معاون استاندار و فرماندار ویژه شهرستان گنبدکاووس روز پنجشنبه در این آیین که به صورت متمرکز در سالن
اجتماعات بیمارستان تامین اجتماعی برگزار شد، گفت: امروز عملیات ساخت یا بهره برداري از هزار و 127 پروژه با اعتبار 12 هزار و 23

 
میلیارد ریال در این شهرستان مرزي آغاز شد. 

مهدي دهرویه اظهارداشت: هزار و 71 مورد از پروژه هاي امروز با هشت هزار و 17 میلیارد ریال اعتبار براي کمک به توسعه و عمرانی

 
شهرستان افتتاح شد و زمینه اشتغال 2 هزار و 358 نفر از جوانان جویاي کار را فراهم کرد. 

وي ادامه داد: ادارات صنعت، معدن و تجارت، جهاد کشاورزي، صندوق امید کارآفرینی، مخابرات، شرکت برق، گاز و آب و فاضلاب، بنیاد
مسکن، کمیته امداد، تعاون کار و رفاه اجتماعی، راه آهن شمال شرق، شهرداري گنبدکاووس، راهداري و حمل و نقل جاده اي، منابع طبیعی،
آب منطقه اي، تامین اجتماعی و دانشگاه گنبدکاووس دستگاه هاي مجري این پروژه ها هستند و بیشترین اعتبار هزینه شده مربوط به حوزه

جهاد کشاورزي با سه هزار و 631 میلیارد ریال می شود.  

فرماندار گنبدکاووس افزود: پست ساده برق آق آباد بخش مرکزي، تجهیز سلف سرویس مرکزي دانشگاه گنبدکاووس، گلخانه سبزي و سیفی
هزار و 144 هکتاري، چند فاز از یک واحد تولید تخم مرغ، پرورش اسب، اجراي سیستم نوین آبیاري 344 هکتاري، خرید 125 دستگاه

تراکتور و کمباین و بازسازي بخش زایشگاه و ان آي سی یو بیماستان تامین اجتماعی از شاخص ترین پروژه هاي افتتاحی شهرستان است.  



  

دهرویه گفت: همچنین عملیات اجرایی 56 پروژه با پیش بینی هزینه چهار هزار و 6 میلیارد ریال در حوزه عمرانی به مناسبت این دهه در
گنبدکاووس آغاز شد که گازرسانی به 2 روستاي مرزي پشه لر و قره دونگ، تامین برق متقاضیان شهري و 315 واحد مسکن روستایی از

 
جمله آنها است. 

وي کمبود آب شرب روستایی، فرسودگی شبکه آب شهري، کمبود اعتبارات شهرداري و دستگاه هاي خدمات رسان، توسعه نیافتگی بخش
داشلی برون، کمبود فضاهاي بیمارستانی و آموزشی، نبود کنار گذر شهري و پل هاي هوایی مناسب، کمبود مراکز اقامتی و تفریحی، نبود
اشتغال پایدار و افزایش مهاجرت و حاشیه نشینی را از مهمترین مشکلات شهرستان دانست و گفت: اتحاد و همدلی مردم با مسوولان و

 
وحدت رویه مسوولان اجرایی با همکاري نهادهاي اثرگذار براي جذب اعتبارات می تواند به کاهش این مشکلات کمک کند. 

به گزارش ایرنا، در این آیین که در بیمارستان تامین اجتماعیی گنبدکاووس برگزار شد علاوه بر مسوولان شهرستانی و شماري از مدیران کل

 
استانی، سیدعلی مهاجر معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار گلستان به صورت ویدئو کنفرانس حضور داشت. 

 
شهرستان گنبدکاووس با 375 هزار نفر جمعیت در شرق استان گلستان واقع است. 

 
برچسب ها 

- گنبدکاووس  

 
- افتتاح پروژه 

 
- گلستان 

- دهه فجر  

 
پروندهٔ خبري 

- فجر انقلاب؛ 43 سال ایستادگی



441 طرح و پروژه عمرانی در استان افتتاح و به بهره برداري رسید

منبع: ایلناشماره خبر:  599  |  تاریخ: 1400/11/21

استاندار لرستان گفت: 441 طرح و پروژه عمرانی و سرمایه گذاري روستایی در استان افتتاح شد.

استاندار لرستان گفت: 441 طرح و پروژه عمرانی و سرمایه

 
گذاري روستایی در استان افتتاح شد. 

به گزارش ایلنا، فرهاد زیویار روز چهارشنبه در افتتاح و بهره
برداري از 441 طرح و پروژه عمرانی و سرمایه گذاري روستایی
در لرستان که به صورت ویدیو کنفرانس برگزار شد، با اشاره به
تعداد زیاد روستاهاي لرستان اظهار کرد: لرستان با داشتن دو

 
هزار و 985 روستا رتبه 12 را در بین استان هاي کشور دارد. 

استاندار لرستان تصریح کرد: امروزه به برکت انقلاب اسلامی
امکانات زیادي به سمت روستاها رفته ازجمله؛ برق رسانی، آبرسانی، راهسازي، گازرسانی و پروژه هاي مربوط به مخابرات که اقدام ارزشمندي

 
است اما معتقدم علاوه بر زیرساخت ها آنچه که براي روستا از اهمیت ویژه اي برخوردار است ایجاد اشتغال و درآمد براي روستانشینان است. 

وي خاطرنشان کرد: روستا مانند یک کارخانه است و باید کاري انجام دهیم تا روستا به ماهیت اصلی و سبک زندگی قبلی بازگردد و به سبک
زندگی تولیدي نزدیک شود که به این منظور لازم است حداقل با ایجاد صنایع تبدیلی، تکمیلی و فرآوري در روستاها شرایطی را فراهم کنیم

 
تا ظرفیت اشتغال ایجاد و قابلیت هاي آن روستا در برگرفته شود. 

زیویار اضافه کرد: حلقه مفقوده روستاها با سرمایه گذاري و برنامه هاي در دست اقدام رفع و رجوع خواهد شد تا شاهد مهاجرت معکوس و
ایجاد مناطق حاشیه نشین در شهرها و افزایش بیکاري نباشیم و با این روند کار و زندگی در روستا رونق گرفته و روستا محل تولید و

 
درآمدزایی باشد. 

وي بیان کرد: عمده پروژه هاي افتتاحی امروز عمرانی بوده و افتتاح پروژه ها و طرح هاي عمرانی در واقع زیرساخت، ایجاد زمینه و مقدمه اي

 
براي حضور روستائیان و اشتغال پایدار و تولید در آینده است. 

انتهاي پیام/



زارع خبر داد:مصوبه کمیسیون تلفیق براي همسان سازي حقوق بازنشستگان در سال

آینده/اختصاص اعتبار 5 هزار میلیارد تومان براي اجراي قانون تعرفه گذاري

پرستاران

منبع: آرا نیوزشماره خبر:  600  |  تاریخ: 1400/11/21

سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال 1401 مجلس گفت:اعضاي این کمیسیون در نشست امروز ضمن موافقت با ادامه
همسان سازي حقوق بازنشستگان در سال آینده، پنج هزار میلیارد تومان براي اجراي قانون تعرفه گذاري پرستاران اختصاص دادند.

به گزارش آرانیوز، رحیم زارع سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه
بودجه سال 1401 مجلس در تشریح مصوبات این کمیسیون گفت:
با موافقت اعضاي کمیسیون تلفیق، بانک مرکزي مکلف شد تا از
طریق بانک هاي عامل مبلغ 500 میلیارد تومان از محل منابع
سپرده هاي پس انداز و جاري قرض الحسنه براي توسعه اشتغال
زندانیان حین حبس و پس از آزادي با معرفی سازمان زندان ها و
اقدامات تامینی و تربیتی کشور در قالب تسهیلات قرض الحسنه با

 
بازپرداخت هفت ساله به زندانیان آزاد شده اختصاص یابد. 

زارع ادامه داد: همچنین با موافقت کمیسیون تلفیق بودجه، همسان
سازي حقوق بازنشستگان در سال 1401 از محل بند (و) تبصره (2)

 
ادامه خواهد یافت. 

وي تصریح کرد: به موجب مصوبه کمیسیون تلفیق، در جهت اجراي نسخه نویسی الکترونیک و به منظور فراهم نمودن بخشی از زیرساخت
هاي لازم از قبیل پایش، کنترل اصالت امضاء الکترونیک اعضاي نظام پزشکی کشور و تهیه و تامین نرم افزاري carcl reader و token و
اپلیکیشن و هزینه هاي نظارت و فنی و اجرا سازمان هاي بیمه گر پایه از محل اعتبارات خود از محل سازمان تامین اجتماعی 35 میلیارد،
سازمان بیمه سلامت ایران 45 میلیارد تومان و سازمان تامین اجتماعی نیروهاي مسلح 10 میلیارد تومان به سازمان نظام پزشکی کشور

 
اختصاص می یابد تا صرف موارد ذکر شده، شود. 

این نماینده مردم در مجلس تاکید کرد: به موجب مصوبه دیگر این کمیسیون، مبلغ 5 هزار میلیارد تومان به منظور اجراي قانون تعرفه
گذاري خدمات پرستاري با عنوان اجراي قانون تعرفه گذاري خدمات پرستاري و تعدیل کارانه هاي پرستاري در سال آینده اختصاص پیدا

کرد.  

سخنگوي کمیسیون تلفیق بودجه سال 1401 مجلس بیان کرد: سازمان اداري و استخدامی کشور و وزارت آموزش و پرورش مکلف شدند،
نسبت به تبدیل وضعیت و استخدام رسمی تمامی نیروهاي جا مانده و باقی مانده استخدامی سال هاي 88 تا 92 طرح مهرآفرین با اولویت
معلمان قرآنی که هم اکنون با وزارت آموزش و پرورش به صورت قراردادي و یا پیمانی همکاري می کنند، اقدام نماید و تا سقف 50 میلیارد

 
تومان براي اجراي این مصوبه در نظر گرفته شد. 



وي افزود: همچنین با توجه به نامه ابلاغیه وزارت کشور در مورد معرفی 31 شهرستان کمتر توسعه یافته در سراسر کشور نسبت به متوسط
کشوري و به ازاي هر شهرستان کمتر توسعه یافته مبلغ 100 میلیارد تومان از محل پرداختی هاي تبصره 14 اختصاص پیدا خواهد کرد تا در

 
اختیار شوراي برنامه ریزي استان قرار گرفته و براي آن استان هزینه شود. 

زارع اظهار کرد: براساس مصوبه کمیسیون تلفیق، تمام امور مربوط به مجوزهاي کسب و کار از قبیل دریافت، تقاضا، پاسخ دهی به استعلام ها
و تاییدیه ها و صدور مجوز باید از اول خرداد سال 1401 صرفاً از طریق درگاه ملی مجوزهاي کشور انجام شود و از این تاریخ اخذ هرگونه

هزینه بابت خدمات صدور مجوز و امور مربوط به خارج از سامانه مذکور توسط دستگاه هاي دولتی ممنوع خواهد بود./



8 طرح روستایی با 10میلیارد اعتبار افتتاح شد

منبع: روزنامه همدان پیامشماره خبر:  601  |  تاریخ: 1400/11/21

بهره برداري از 8 طرح عمرانی، اقتصادي و خدماتی روستایی با حدود 10 میلیارد تومان اعتبار همزمان با ایام ا... دهه فجر در این

 
شهرستان آغاز شد. 

فرماندار شهرستان فامنین گفت: براي اجرا و بهره برداري از این طرح هاي عمرانی، خدماتی، اقتصادي و تولیدي روستایی درمجموع بالغ بر 9

 
میلیارد و 930 میلیون تومان هزینه شده است. 

سیدمجید شماعی افزود: بهره برداري از طرح پرورش «گوسفند داشتی» در روستاي امامزاده پیرنهان در زمینی به وسعت 6 هزار و 745
مترمربع و 5 میلیارد و 800 میلیون تومان اعتبار از مهمترین این طرح هاست که با ظرفیت 610 رأس دام مولد و 280 رأس بره ماده، توان

 
تولید 6 تن گوشت قرمز را در سال دارد. 

 
وي ادامه داد: با اجراي این طرح اقتصادي و تولیدي زمینه اشتغال به کار 6 نفر در این روستا فراهم شده است. 

فرماندار فامنین افزود: همچنین کارخانه خوراك دام و طیور نیز با 2 هزار و 942 مترمربع وسعت و ظرفیت تولید 6 هزار تن خوراك دام در

 
این شهرستان افتتاح شد. 

وي اظهار کرد: براي اجراي این طرح با اشتغالزایی 8 نفر، 3 میلیارد و 190میلیون تومان با مشارکت صندوق کارآفرینی امید سرمایه گذاري

 
شده است. 

شماعی گفت: کارگاه قالیبافی در روستاي فیض آباد شهرستان فامنین با اشتغالزایی 19نفر و سرمایه گذاري 200 میلیون تومانی از دیگر طرح

 
هاي بهره برداري شده روستایی در این شهرستان است. 

فرماندار شهرستان فامنین اظهار کرد: طرح تعریض و توسعه پل ورودي روستاي زرق با 165میلیون تومان اعتبار، جدول گذاري روستاي قزل
حصار با اعتبار 185میلیون تومان، سنگ فرش روستاي گردشگري قلعه جوق به وسعت 400 مترمربع و 145میلیون تومان اعتبار، مرمت و
لایروبی قنات روستاي اکله با هزینه 135میلیون تومان و جدول گذاري معابر روستاي امین آباد با هزینه 110میلیون تومان از دیگر طرح

 
هاي خدماتی و عمرانی افتتاح شده در مناطق روستایی این شهرستان است. 

وي گفت: همچنین به مناسبت گرامیداشت دهه فجر، 26مین مرحله رزمایش کمک مؤمنانه با توزیع 400 بسته کمک هاي معیشتی در
سطح جامعه هدف این شهرستان نیز اجرا شد.



معاون اول رئیس جمهور: گرانی و برخی مسائل مردم را اذیت می کند، اما این مشکلات حل خواهد
شد

منبع: روزنامه نور خوزستانشماره خبر:  602  |  تاریخ: 1400/11/21

معاون اول رئیس جمهور: گرانی و برخی مسائل مردم را اذیت می کند، اما

این مشکلات حل خواهد شد  

معاون اول رئیس جمهور گفت: دولت در زمان محدودي که بر سر کار آمده
بسیاري از گره ها را باز کرده است، در ابتداي دولت وضع ذخایر کشور در

 
شرایط خوبی نبود. 

محمد مخبر پیش از ظهر امروز چهارشنبه 20 بهمن ماه در سفر به پیشوا
طی سخنانی خاطر نشان کرد: شهر قم اولین جایگاهی بود ، که امام را شناخت ، اما این منطقه ( ورامین و پیشوا ) و شهداي آن پیشگام در
نهضت امام خمینی (ره) و شناساندن قیام در سراسر کشور و عامل بسیار مهمی در پیروزي انقلاب اسلامی هستند، کمتر کسی در کشور

 
است، که پیشوا و ورامین را نشناخته و قدر شهداي 15 خرداد را نداند. 

وي ادامه داد: امام خمینی (ره) در کمتر مناسبتی این طور با قاطعیت یک روز را مانند 15 خرداد براي همیشه عزاي عمومی اعلام کرد و

عجیب هم بود، که در همان ایام از دنیا رفت.  
معاون اول رئیس جمهور با تبیین ابعاد شخصیتی امام خمینی (ره) افزود: یکی از ویژگی هاي برجسته امام (ره) هنر به صحنه کشیدن مردم
براي حل معضلات کشور است ، همین امر نیز انقلاب را به نتیجه رسانده و جنگ را به پیروزي ختم کرد و وجود همین ویژگی در شخصیت

رهبري نیز سبب شده که تا امروز کشور علیرغم تمام دشمنی ها در عزت و عظمت قرار دارد.  
وي با اشاره به مشکلات موجود در کشور گفت: گرانی و برخی مسائل مردم را اذیت می کند ، اما این مشکلات حل خواهد شد، دولت در
زمان محدودي که بر سر کار آمده بسیاري از گره ها را باز کرده است ، در ابتداي دولت وضع ذخایر کشور در شرایط خوبی نبود ، فروش نفت
وضعیت خوبی نداشت، روزي 700 الی 800 نفر در اثر کرونا فوت می کردند، پول هایمان در جاهاي مختلف گروگان گرفته شده بود،
مذاکرات با وضع خوبی پیش نمی رفت، اما امروز دولت به مسائلی که تصور حل آن ها در مدت کوتاه نمی رفت، پرداخته و آن ها را حل کرده

 
است. 

مخبر بر به صحنه کشاندن مردم در امور اقتصادي نیز تاکید کرد و گفت: راه اندازي کارخانه ها توسط بخش خصوصی در شرایط تحریم ها
یک پیام واضح دارد و آن هم پیامی است که امام (ره) مرتب به آن تکیه می کرد و آن شعار ما می توانیم، است، در کشور گره اي نداریم که

 
نتوان آن را باز کرد. 

وي با بیان اینکه امروز و از جایگاهی که تمام مشکلات کشور را می بیند و ظرفیت ها را می شناسد، سخن می گویم، افزود: با ظرفیت هاي
خدادادي و کارهایی که در طول 40 سال انقلاب انجام شده است، در وضعیتی قرار داریم، که براي حل مشکل چندین راه حل داریم ، یکی از
هدف هاي جدي و حساسیت هاي اساسی امام و رهبري رسیدگی به محرومین بوده است و دولت نیز دولتی مردمی و عدالتخواه است، بزرگ
ترین عدالت، عدالت در معیشت است، ما ظرفیتی در روستاها داریم، که می توانیم، به نقطه اي برسیم، که اسم روستا براي ما تداعی کننده

نماد پیشرفت، اشتغال، تولید و... باشد.  
معاون اول رئیس جمهور گفت: مردم در شهرهاي بزرگ با معضلات متعددي به لحاظ آلودگی هوا، اشتغال، تولید و... مواجه هستند، باید

 
روستاها طوري شود، که هرکس بخواهد، کار مولدي شکل دهد، به سوي روستاها برود. 

 
انتهاي پیام 



برچسب ها : معاون اول رئیس جمهور محمد مخبر گرانی



طرح فروسیلیکو منگنز به عنوان اولین سرمایه گذاري صنعتی خارجی افتتاح شد

منبع: موجشماره خبر:  603  |  تاریخ: 1400/11/21

کارخانه فروسیلیکو منگنز در شهرستان اسلام آبادغرب به
عنوان اولین سرمایه گذاري خارجی بخش صنعت و معدن
استان کرمانشاه با حضور معاونان وزارت حوزه اقتصاد افتتاح

 
شد. 

به گزارش خبرگزاري موج کرمانشاه، کارخانه فروسیلیکو منگنز
اسلام آبادغرب به عنوان اولین سرمایه گذاري خارجی بخش
صنعت و معدن استان کرمانشاه با حضور معاونان وزارت اقتصاد

و داراي و مسیولین استانی افتتاح شد.  

مدیرکل امور اقتصادي و دارایی استان کرمانشاه در مراسم افتتاح این پروژه بزرگ صنعتی با بیان این که کارخانه فروسیلیکو منگنز اسلام
آبادغرب توسط یک سرمایه گذار چینی احداث شده است، گفت: براي ساخت این کارخانه 10 میلیون یورو سرمایه گذاري شده که در مرحله
اول 200 شغل مستقیم و حدود 500 شغل غیرمستقیم ایجاد کرده که غیر از نیروهاي فنی که چینی هستند، سایر نیروها از اهالی اسلام

 
آباد، دالاهو و سایر مناطق نزدیک به کارخانه هستند. 

امیرحمزه حیدریان طرح فروسیلیکو منگنز را دومین سرمایه گذاري خارجی در استان کرمانشاه و اولین سرمایه گذاري در بخش صنعت و
معدن دانست و افزود: این کارخانه سالانه 15 هزار تن محصول تولید می کند که این تولید 10 درصد از نیاز 64 درصدي کشور به واردات را

 
کاهش می دهد و 30 میلیون دلار صرفه جویی ارزي براي کشور به ارمغان خواهد آورد. 

وي با بیان این که فروسیلیکو منگنز در کارخانه هاي فولادسازي استفاده می شود، گفت: این محصول سبب افزایش مقاومت فولاد می شود و

 
صنعت خودروسازي کشور نیز از آن بهره مند خواهد شد. 

حیدریان در ادامه با تاکید بر اهمیت جذب سرمایه گذاري خارجی در استان گفت: درمان درد بیکاري کرمانشاه، جذب سرمایه گذاري به ویژه
سرمایه گذاري خارجی است و در صورت تحقق آن، هم فناوري هاي جدید وارد استان می شود و هم شاهد اشتغال زایی در کرمانشاه خواهیم

بود.



6 پروژه عمرانی در روستاهاي چارك به بهره برداري رسید

منبع: موجشماره خبر:  604  |  تاریخ: 1400/11/21

به مناسبت ایام االله دهه فجر، 6 پروژه عمرانی در روستاهاي
بخش چارك از توابع شهرستان بندرلنگه به بهره برداري رسید.

به گزارش خبرگزاري موج هرمزگان، به مناسبت ایام االله دهه
فجر، طی مراسمی با حضور حجت الاسلام جعفر رستاخیز امام
بندرچارك،مراد زرهی معاون برنامه ریزي و توسعه فرمانداري
بندرلنگه، ایوب درویشی معاون عمرانی فرماندار بندرلنگه و
جمعی از اهالی روستا، پروژه هاي عمرانی در روستاهاي بخش

چارك افتتاح شد.  

پروژه هاي عمرانی در روستاهاي بندر چارك شامل پروژه مخزن آب آشامیدنی در روستاي مراغ با گنجایش 250 متر مکعب و با اعتباري
بالغ بر 600 میلیون تومان، پروژه آسفالت روستاي نخل میر به طول 4 هزار متر مربع و با اعتباري بالغ بر 459 میلیون تومان، پروژه مرغداري
گوشتی در روستاي گلشن از توابع بندرلنگه به ارزش 7 میلیارد تومان و تولید روزانه 30 هزار قطعه با اشتغال زایی براي 6 نفر به بهره برداري

 
رسید. 

پروژه زمین چمن مصنوعی در روستاي رستاق از توابع بخش شیبکوه شهرستان بندرلنگه با اعتبار بالغ بر 800 میلیون تومان و همچنین

 
پروژه آسفالت روستاي نخیلو با اعتباري بالغ بر 6 هزار و 156میلیون تومان به بهره برداري رسید. 

لازم بذکر است پروژه عمرانی اورژانس جاده دهستان بندرمقام به ارزش 500 میلیون تومان و با زیربناي 80 مترمربع و مساحت 500 متر به
بهره برداري رسید و در مجموع اعتبارات اجراي پروژه هاي عمرانی در بندرچارك بالغ بر 70 میلیارد و 746 میلیون ریال بوده است.



تهاتر نفت با قرارگاه خاتم در ازاي تکمیل مصلاهاي کشور

منبع: خبرخودروشماره خبر:  605  |  تاریخ: 1400/11/21

 
انتخاب: سخنگوي کمیسیون تلفیق از پایان بررسی لایحه بودجه 1401 در این کمیسیون خبر داد. 

رحیم زارع سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال 1401 مجلس در تشریح مصوبات آخرین نشست این کمیسیون گفت: نمایندگان در
راستاي رفع تبعیض در پرداخت حقوق و دستمزد کارکنان و با توجه به وظایف حاکمیتی و نظارتی خطیر سازمان حفاظت محیط زیست، با

 
افزایش حقوق و دستمزد محیط بانان در سال 1401 در سقف منابع این سازمان موافقت کردند. 

زارع بیان کرد: کمیسیون تلفیق بودجه در نشست امروز در اجراي قانون حمایت از توسعه صنایع پایین دستی نفت خام و میعانات گازي با
استفاده از سرمایه گذاري مردمی و اصلاحات و الحاقی بعدي آن، هیئت امناي صندوق توسعه ملی را مکلف کردند تا تشریفات قانونی اعطاي
مجوز تنفس خوراك به طرح هاي موضوع قانون را که داراي مجوز احداث از وزارت نفت هستند به نحوي پیگیري کند که مجوز تنفس

خوراك مزبور حداکثر ابتداي اردیبهشت ماه سال 1401به آنها ابلاغ شود.  

نماینده مردم آباده و بوانات در مجلس تاکید کرد: همچنین در مواردي که صندوق توسعه ملی سهم خود از صادرات نفت خام و میعانات
گازي را به صورت حواله نفتی دریافت می کند مجاز است حواله هاي مزبور را به عنوان تسهیلات صرف تامین منابع مورد نیاز طرح هاي

تولیدي با اولویت طرح هاي پتروپالایشگاهی کند و بازپرداخت اصل و فرع این تسهیلات به صورت ارزي خواهد بود.  

سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال 1401 مجلس ادامه داد: همچنین کمیسیون تلفیق به منظور تکمیل مصلاهاي نیمه کاره کشور
با معرفی شوراي سیاستگذاري ائمه جمعه کشور، قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء(ص) را موظف کردند، نسبت به تکمیل و تحویل مصلاها اقدام
کند و براین اساس به مقدار یک هزار میلیارد تومان براي مصلا هاي سراسر کشور و یک هزار میلیارد تومان نیز براي مصلاي تهران از محل
بند (ي) تبصره یک اختصاص یافت. هزینه کرد این اقدام پس از تایید سازمان مدیریت و برنامه ریزي کشور و در قبال نفت خام به نرخ
رسمی صادرات نفت در مکان هاي مورد نظر قرارگاه، تحویل می شود. درآمد این بند از طریق تهاتر نفت خام با قرارگاه خاتم الانبیاء(ص)

 
تسویه خواهد شد. 

وي تصریح کرد: به موجب دیگر مصوبه این کمیسیون، مازاد هزینه تحصیلی دانشجویان تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) و
سازمان بهزیستی کشور به مبلغ 200 میلیارد تومان از محل درآمد حاصل از هدفمندي یارانه ها براي ارتقاي سطح مناطق کمتر توسعه یافته
در قالب وام از طریق صندوق هاي رفاه دانشجویان وزارتخانه هاي علوم، تحقیقات و فناوري و بهداشت، درمان و آموزش پزشکی براساس

 
سرانه دانشجویی در اختیار افراد قرار خواهد گرفت. 

زارع بیان کرد: اقساط وام هاي مذکور پس از فراغت از تحصیل و اشتغال به کار افراد پرداخت می شود، دانشجویان تحت پوشش نهادهاي

 
حمایتی مزکور و فرزندان رزمندگان معسر در اولویت دریافت وام می باشند. 

این نماینده مردم در مجلس تصریح کرد: کمیسیون تلفیق همچنین به منظور ارائه تصویر درستی از ایران مصوب کردند، هزینه کرد اشخاص
حقوقی در خصوص تولید و انتشار محتواي فرهنگی، معرفی ظرفیت هاي گردشگري به زبان هاي خارجی با هماهنگی و تایید وزارت میراث

فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی به عنوان هزینه قابل قبول مالیاتی قلمداد شود.  



پیش از این کلیات لایحه بودجه در صحن علنی مجلس به تصویب رسیده و از ابتداي اسفندماه بررسی جزئیات لایحه بودجه در دستور کار
صحن علنی مجلس قرار خواهد گرفت.



12 هکتار از اراضی شهرك هاي صنعتی استان خلع ید شد

منبع: تحلیل بازارشماره خبر:  606  |  تاریخ: 1400/11/21

گرگان، شهمرادي، مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی گلستان از خلع ید 12 هکتار زمین در شهرك هاي صنعتی استان خبر داد
و گفت: تلاش می شود تا پایان سال این رقم به 15 هکتار برسد.

 مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی گلستان: 12 هکتار از

اراضی شهرك هاي صنعتی استان خلع ید شد  
گرگان، شهمرادي، مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی گلستان از خلع ید 12 هکتار زمین در شهرك هاي صنعتی استان خبر داد و گفت:

 
تلاش می شود تا پایان سال این رقم به 15 هکتار برسد. 

 
 

رضا شهمرادي در گفتگو با خبرنگار بازار، اظهار کرد: تلاشمان می کنیم تا این اراضی از افرادي که به نام سرمایه گذار زمین را گرفتند و هیچ

 
اقدام اقتصادي انجام ندادند در کوتاه ترین زمان ممکن از آن ها گرفته و به سرمایه گذار اهل واگذار شود. 

وي مساحت اراضی که در اختیار بخش خصوصی است و بلااستفاده مانده را 35 هکتار اعلام کرد و گفت: امیدواریم تا سال آینده بخش عمده

 
اي از این زمین ها خلع ید شده و به سرمایه گذار جدیدي واگذار شود. 

شهمرادي ادامه داد: متأسفانه در حال حاضر زمینی در شهرك هاي صنعتی براي واگذاري نمانده و بر اساس خلع ید این زمین ها را به

 
صورت جدي دنبال می کنیم. 

 
وي تعداد واحد قابل بهره برداري استان را 824 واحد اعلام کرد و افزود: از این رقم بیش از 75 درصد واحد صنعتی فعال هستند. 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی گلستان ادامه داد: در حال حاضر حدود 620 واحد فعال هستند که 9 هزار و 400 نفر اشتغال و یک

 
هزار و 469 میلیارد تومان سرمایه گذاري در آن انجام شده است. 



وي ضمن یادآوري 204 واحد غیرفعال در استان، گفت: در سال جاري 40 واحد صنعتی احیا شدند که احیاي این 40 واحد صنعتی استان
منجر به اشتغال 300 نفر شده است.



رهاورد سفر آیت االله رئیسی به گیلان| 86 هزار شغل ایجاد می شود

منبع: تحلیل بازارشماره خبر:  607  |  تاریخ: 1400/11/21

رشت- استاندار گیلان گفت: سفر حجت الاسلام رئیسی به استان 179 مصوبه با 18 هزار میلیارد تومان اعتبار داشت که 42 درصد
در قالب تسهیلات و مابقی عمرانی است.

 استاندار گیلان: رهاورد سفر آیت االله رئیسی به گیلان| 86

 
هزار شغل ایجاد می شود 

رشت- استاندار گیلان گفت: سفر حجت الاسلام رئیسی به استان 179 مصوبه با 18 هزار میلیارد تومان اعتبار داشت که 42 درصد در قالب

 
تسهیلات و مابقی عمرانی است. 

 
 

به گزارش بازار به نقل از استانداري گیلان، اسداالله عباسی با اشاره به مصوبات سفر رئیس جمهور به استان اظهار داشت سفر حجت الاسلام
رئیسی به گیلان 179 مصوبه با مجموع 18 هزار و 923 میلیارد تومان داشت که از این رقم هفت هزار و 903 میلیارد تومان (42 درصد) در

قالب تسهیلات و 11 هزار و 20 میلیارد تومان (58 درصد) در قالب اعتبارات عمرانی اختصاص یافته است.  

وي اضافه کرد: از این اعتبارات عمرانی، بالغ بر هفت هزار و 320 میلیارد تومان جزو تعهدات اعتباري سازمان برنامه و بودجه کشور، سه هزار
و 552 میلیارد تومان از محل منابع داخلی وزارتخانه ها و 148 میلیارد تومان نیز از تعهدات شوراي برنامه ریزي و توسعه استان براي سال

 
هاي 1400 تا 1402 است. 

عباسی ادامه داد: از اعتبارات مربوط به تسهیلات نیز، افزون بر پنج هزار میلیارد تومان بابت تسهیلات 188 طرح تولیدي و اشتغالزا، یک هزار
و 961 میلیارد تومان پرداخت تسهیلات ازدواج جوانان و یکصد میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه براي تأمین ودیعه مسکن، 428
میلیارد تومان تسهیلات کمیته امداد امام خمینی براي اجراي هشت هزار و 549 طرح اشتغالزا بر اساس برنامه مصوب اشتغال و خودکفایی
استان، 300 میلیارد تومان تسهیلات نوسازي ناوگان حمل و نقل عمومی شهرهاي استان توسط وزارت کشور، 48 میلیارد تومان تسهیلات
بابت 65 طرح اشتغالزا و 15 میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه براي پاسخ به درخواست هاي مردمی توسط صندوق کارآفرینی پرداخت

 
خواهد شد. 



استاندار گیلان با بیان اینکه پیشتر نیز به دفعات اعلام کرده ام که مدیریت عالی استان را با برنامه عهده دار شده ام و ذیل برنامه دولت
سیزدهم، امور گیلان را به پیش می برم؛ گفت: به طور قطع بهبود وضعیت معیشت مردم که طی هشت سال گذشته، دچار تنگناهاي بسیاري

بوده اند به ویژه با بی ثباتی قیمت ها، شاهد بی نظمی غیر قابل قبولی در حوزه معیشت آحاد جامعه بوده ایم.  

وي تاکید کرد: چنانچه نسبت به رفع مشکل واحدهاي تولیدي اهتمام ورزیده و راهبرد توسعه اشتغال، رونق تولید و ارتقاء شاخص هاي
صادرات از استان و همچنین توجه برنامه محور به افزایش تولیدات شاخص گیلان در حوزه محصولات کشاورزي مدنظر باشد؛ می توان

 
بسیاري از تنگناها را بهبود بخشید. 

 
86 هزار فرصت شغلی ایجاد می شود 

وي تصریح کرد: در جلسه شوراي اداري استان در حضور رئیس جمهوري گفتم که ستاد احیاء و فعال سازي واحدهاي تولیدي با شش برنامه
اصلی استان در حوزه اقتصادي را تشکیل داده و با انجام این برنامه ها، تعداد 86 هزار فرصت شغلی جدید طی سه سال در استان ایجاد و

 
تعداد 44 هزار شغل موجود نیز تثبیت خواهد شد تا به هدف برنامه که نرخ بیکاري 8 درصد و نرخ رشد اقتصادي 8 درصد است، برسیم. 

استاندار گیلان اظهار کرد: توجه به اقتصاد گردشگري، اقتصاد دریامحور و اقتنصاد کشاورزي نیز از برنامه هاي مهمی ست که دنبال می شود
و معتقدم در این مسیر با استفاده از ظرفیت مشارکت مردمی و تسهیل زمینه فعالیت آنان، می توان برنامه هاي بهببود معیشتی گیلان را به

پیش برد.  

وي خاطر نشان کرد: هرجا از مشارکت مردم آگاه در امور مختلف بهره گرفته ایم، توانسته ایم بهترین موفقیت ها و کامیابی ها را داشته

 
باشیم و مردم هم نهایت همکاري را خواهند داشته اند. 

نماینده عالی دولت در گیلان تاکید کرد: به نفع مردم به دستگاه هاي نظارتی و مدیران اجرایی به ویژه فرمانداران اعلام می کنم که پاي کار

 
مردم محکم بایستند، کسی حق گران فروشی ندارد و باید دقت کنند که مردم دچار سختی نشوند. 

 
383 واحد راکد قابلیت احیا دارند 

عباسی راه اندازي 383 واحد راکد و غیرفعال که قابلیت احیاء دارند (از مجموع 905 واحد غیرفعال)، راه اندازي و بازگشت به تولید 105
واحد تحت تملیک و جانشینی بانک ها، به ظرفیت کامل رساندن دو هزار و 731 واحد استان که با ظرفیت پایین (از 10 تا 90 درصد ظرفیت
تولید) در حال کار هستند، اتمام یک هزار و 72 طرح نیمه تمام اقتصادي که پیشرفت فیزیکی 10 تا 90 درصد دارند، افزایش شیفت کاري و
توسعه تولید در تعداد 70 واحد استان و تثبیت اشتغال و تولید تعداد 2 هزار و 985 واحد فعال موجود با تأمین سرمایه در گردش لازم از

 
مهمترین این برنامه هاست. 

وي تصریح کرد: با انجام شش برنامه راهبردي فوق؛ تعداد 86 هزار فرصت شغلی جدید در طی سه سال در استان ایجاد و تعداد 44 هزار

 
شغل موجود نیز تثبیت خواهد شد. 

وي خاطر نشان کرد: این کار با سرمایه گذاري 12 هزار میلیارد تومانی بخش خصوصی و تسهیلاتی بالغ بر هفت هزار و 500 میلیارد تومان

 
در قالب سرمایه ثابت و در گردش قابل انجام خواهد بود. 

وي همچنین از هدف گذاري ایجاد 23 هزار و 430 شغل جدید در استان براي سال 1401 خبر داد.  

استاندار گیلان تاکید کرد: اگر مطلع شوم سرمایه گذاري پشت درب اتاق مدیري معطل شده، آن مدیر و عوامل دخیل را نزد سرمایه گذار



فرستاده تا ضمن عذرخواهی، ایشان را براي سرمایه گذاري دعوت کنند.   

استاندار گیلان در ادامه گفت و گوي زنده تلویزیونی با مردم از آخرین وضعیت سواحل استان و پیشبرد این دستور مهم رئیس جمهوري نیز
سخن گفت و افزود: به دنبال تأکید آیت االله دکتر رئیسی در سفر به گیلان و در نشست با نخبگان، علماء، خانواده شهدا، ایثارگران و جمعی از
اقشار مختلف مردم استان مبنی بر لزوم آزادسازي سواحل به نفع مردم و رعایت حدود قانونی، در نخستین روز پس از این دستور بر ضرورت

تسریع در اجراي آن و گام برداشتن به صورت استوار با همکاري همه بخش ها اعم از قواي مجریه، قضاییه و مقننه تأکید داشته ام.



6 برنامه اصلی گیلان در حوزه اقتصادي با هدف ایجاد فرصت هاي شغلی جدید

منبع: ایسناشماره خبر:  608  |  تاریخ: 1400/11/21

استاندار گیلان با تشریح مصوبات سفر رئیس جمهوري به گیلان و اعلام اینکه مشکلات را با رویکرد انقلابی و جهادي رفع می کنیم،
گفت: شش برنامه اصلی استان در حوزه اقتصادي با هدف ایجاد فرصت هاي شغلی جدید تدوین و به مرحله اجرا گذاشته شده است.

اسداالله عباسی با گرامیداشت یاد خاطره امام خمینی(ره)،
شهداي والامقام و دهه مبارك فجر، مهمترین دستاوردهاي
جمهوري اسلامی را برشمرد و گفت: اقتدار ملی، امنیت
اجتماعی، دین محوري و استقلال کشور از مهمترین برکات

 
انقلاب است. 

وي اظهار کرد: دیدگاه امام راحل عظیم الشان و مقام معظم
رهبري را یادآور می شوم که میدان دادن و توجه به مردم،
مهمترین دستاورد انقلاب و نظام جمهوري اسلامی ایران می
باشد و براین مبنا تمامی سطوح مدیریتی کشور چه به صورت

مستقیم یا غیرمستقیم، از طریق مردم انتخاب می شود و خوشبختانه با همت صورت گرفته طی چهار دهه از عمر با برکت انقلاب، شاهد

 
موفقیت و پیروزي هاي چشمگیري هستیم. 

 
استاندار گیلان ادامه داد: هرجا هم که با چالشی مواجه هستیم، به واسطه عدم توجه به نقش آفرینی مردم و کوتاهی مدیریتی است. 

وي با بیان اینکه گیلان عزیز نیز در سایه بی مهري ها، غبار محرومیت بر چهره زیباي آن نشسته، تصریح کرد: تمام اهتمام خود را بکار

 
گرفته ایم تا مشکلات را با رویکرد انقلابی و جهادي رفع کنیم. 

نماینده عالی دولت در گیلان درخصوص دستاوردهاي سفر رئیس جمهوري به استان بیان کرد: حضور در میدان و در بین مردم، شاخصه

متمایز آیت االله دکتر رئیسی است که دانستن اطلاعات را تبدیل به دیدن و بازدید می کند تا از نزدیک از مشکلات مردم آگاه شوند.  

وي افزود: سفر آیت االله رئیسی به گیلان 179 مصوبه با مجموع 18 هزار و 923 میلیارد تومان داشت که از این رقم 7903 میلیارد تومان(42

درصد) در قالب تسهیلات و 11 هزار و 20 میلیارد تومان(58 درصد) در قالب اعتبارات عمرانی اختصاص یافته است.  

عباسی اضافه کرد: از این اعتبارات عمرانی، بالغ بر 7320 میلیارد تومان جزو تعهدات اعتباري سازمان برنامه و بودجه کشور، 3552 میلیارد
تومان از محل منابع داخلی وزارتخانه ها و 148 میلیارد تومان نیز از تعهدات شوراي برنامه ریزي و توسعه استان براي سال هاي 1400 تا

 
1402 می باشد. 

وي ادامه داد: از اعتبارات مربوط به تسهیلات نیز، افزون بر پنج هزار میلیارد تومان بابت تسهیلات 188 طرح تولیدي و اشتغالزا، 1961
میلیارد تومان پرداخت تسهیلات ازدواج جوانان و یکصد میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه براي تامین ودیعه مسکن، 428 میلیارد تومان
تسهیلات کمیته امداد امام خمینی براي اجراي 8549 طرح اشتغالزا بر اساس برنامه مصوب اشتغال و خودکفایی استان، 300 میلیارد تومان



تسهیلات نوسازي ناوگان حمل و نقل عمومی شهرهاي استان توسط وزارت کشور، 48 میلیارد تومان تسهیلات بابت 65 طرح اشتغالزا و 15

میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه براي پاسخ به درخواست هاي مردمی توسط صندوق کارآفرینی پرداخت خواهد شد.  

استاندار گیلان با بیان اینکه پیشتر نیز به دفعات اعلام کرده ام که مدیریت عالی استان را با برنامه عهده دار شده ام و ذیل برنامه دولت
سیزدهم، امور گیلان را به پیش می برم؛ گفت: به طور قطع بهبود وضعیت معیشت مردم که طی هشت سال گذشته، دچار تنگناهاي بسیاري

 
بوده اند به ویژه با بی ثباتی قیمت ها ، شاهد بی نظمی غیر قابل قبولی در حوزه معیشت آحاد جامعه بوده ایم. 

وي تاکید کرد: چنانچه نسبت به رفع مشکل واحدهاي تولیدي اهتمام ورزیده و راهبرد توسعه اشتغال، رونق تولید و ارتقاء شاخص هاي
صادرات از استان و همچنین توجه برنامه محور به افزایش تولیدات شاخص گیلان در حوزه محصولات کشاورزي مدنظر باشد؛ می توان

 
بسیاري از تنگناها را بهبود بخشید. 

استاندار گیلان گفت: بعد از مدیریت کرونا ؛ معیشت مردم براي دولت حائز اهمیت است، به طوري باید ضمن مهار تورم که به مرز 50 درصد

 
رسیده بود؛ با برنامه ریزي صحیح و هدفمند، ذخیره سازي کالاهاي اساسی و استراتژیک و نیز غذاي مردم مورد توجه ویژه قرار گیرد. 

عباسی افزود: در زمان حضور در استانداري، نزدیک یک ماه ذخیره کالاي اساسی در استان وجود داشت که از میانگین کشوري هم کمتر بود

 
در حالیکه باید بین سه تا شش ماه باشد ولی امروز خیلی خوب است و به نقطه اي رسیده ایم که نگرانی از این بابت به نفع مردم نداریم. 

وي تصریح کرد: در جلسه شوراي اداري استان در حضور رئیس جمهوري گفتم که ستاد احیا و فعال سازي واحدهاي تولیدي با شش برنامه
اصلی استان در حوزه اقتصادي را تشکیل داده و با انجام این برنامه ها، تعداد 86 هزار فرصت شغلی جدید طی سه سال در استان ایجاد و
تعداد 44 هزار شغل موجود نیز تثبیت خواهد شد تا به هدف برنامه که نرخ بیکاري هشت درصد و نرخ رشد اقتصادي هشت درصد است،

 
برسیم. 

استاندار گیلان اظهار کرد: توجه به اقتصاد گردشگري، اقتصاد دریامحور و اقتنصاد کشاورزي نیز از برنامه هاي مهمی ست که دنبال می شود
و معتقدم در این مسیر با استفاده از ظرفیت مشارکت مردمی و تسهیل زمینه فعالیت آنان، می توان برنامه هاي بهببود معیشتی گیلان را به

پیش برد.  

وي خاطرنشان کرد: هرجا از مشارکت مردم آگاه در امور مختلف بهره گرفته ایم، توانسته ایم بهترین موفقیت ها و کامیابی ها را داشته باشیم

 
و مردم هم نهایت همکاري را خواهند داشته اند. 

نماینده عالی دولت در گیلان تاکید کرد: به نفع مردم به دستگاه هاي نظارتی و مدیران اجرایی به ویژه فرمانداران اعلام می کنم که پاي کار

 
مردم محکم بایستند، کسی حق گران فروشی ندارد و باید دقت کنند که مردم دچار سختی نشوند. 

عباسی راه اندازي 383 واحد راکد و غیرفعال که قابلیت احیا دارند(از مجموع 905 واحد غیرفعال)، راه اندازي و بازگشت به تولید 105 واحد
تحت تملیک و جانشینی بانک ها، به ظرفیت کامل رساندن 2731 واحد استان که با ظرفیت پایین(از 10 تا 90 درصد ظرفیت تولید) در
حال کار هستند، اتمام 1072 طرح نیمه تمام اقتصادي که پیشرفت فیزیکی 10 تا 90 درصد دارند، افزایش شیفت کاري و توسعه تولید در
تعداد 70 واحد استان و تثبیت اشتغال و تولید تعداد 2985 واحد فعال موجود با تامین سرمایه در گردش لازم از مهمترین این برنامه هاست.

وي تصریح کرد: با انجام شش برنامه راهبردي فوق؛ تعداد 86 هزار فرصت شغلی جدید در طی سه سال در استان ایجاد و تعداد 44 هزار

شغل موجود نیز تثبیت خواهد شد.  



این مقام مسئول عنوان کرد: این کار با سرمایه گذاري 12 هزار میلیارد تومانی بخش خصوصی و تسهیلاتی بالغ بر 7500 میلیارد تومان در

قالب سرمایه ثابت و در گردش قابل انجام خواهد بود.  

وي همچنین از هدف گذاري ایجاد 23 هزار و 430 شغل جدید در استان براي سال 1401 خبر داد و تاکید کرد: اگر مطلع شوم سرمایه
گذاري پشت درب اتاق مدیري معطل شده، آن مدیر و عوامل دخیل را نزد سرمایه گذار فرستاده تا ضمن عذرخواهی، ایشان را براي سرمایه

گذاري دعوت کنند.  

استاندار گیلان از آخرین وضعیت سواحل استان و پیشبرد این دستور مهم رئیس جمهوري نیز سخن گفت و افزود: به دنبال تاکید آیت االله
دکتر رئیسی در سفر به گیلان و در نشست با نخبگان، علما، خانواده شهدا، ایثارگران و جمعی از اقشار مختلف مردم استان مبنی بر لزوم
آزادسازي سواحل به نفع مردم و رعایت حدود قانونی، در نخستین روز پس از این دستور بر ضرورت تسریع در اجراي آن و گام برداشتن به

 
صورت استوار با همکاري همه بخش ها اعم از قواي مجریه، قضاییه و مقننه تاکید داشته ام. 

وي اضافه کرد: جلسه بررسی روند آزادسازي سواحل با حضور مدیران دستگاه هاي اجرایی گام بعدي براي اجراي دستور صریح رئیس
جمهوري با فوریت و ظرف کمتر از بیست روز بود که در آن منابع طبیعی استان مکلف شد تا نسبت به شناسایی نقاط تصرف شده دستگاه
هاي دولتی با در نظر گرفتن قانون مستحدث ساحلی اقدام کند تا براي آزادسازي آن دسته از اراضی دولتی که در حریم دریا قرار دارد، اقدام

شود.  

عباسی گفت: دستور رئیس جمهوري بارقه امید را در دل مردم زنده کرد و براین مبنا تکلیف آیت االله رئیسی با مدیریت جهادي و قاطعانه

اجرا می شود اما برخی وانمود می کنند که فقط این موضوع مصوبه سفر بوده در حالیکه این سفر بسیار پرخیر و برکت بوده است.  

وي ادامه داد: معاون اجرایی رئیس جمهوري هم براي نظارت بر اجراي دستور رئیس جمهوري به گیلان سفر کرد تا از نوار ساحلی، تالاب و

رودخانه هاي زرجوب و گوهر رود به صورت میدانی بازدید کند.  

این مقام مسئول تشریح کرد: بازدیدهاي سرزده از نوار ساحلی براي نظارت جدي بر آزادسازي ساحل هم به عنوان یک تکلیف از سوي رئیس
جمهوري، محور برنامه هاي روزانه ام بود و براین مبنا از خط ساحلی در مرکز و غرب گیلان در شهرستان هاي رضوانشهر و تالش و همچنین
شرق گیلان از رودسر تا آستانه اشرفیه را بازدید و از نزدیک نحوه اجراي اقدامات را نظاره کردم تا با جدیت دستور صریح رئیس جمهوري

 
اجرا شود. 

استاندار گیلان در پاسخ به اینکه دغدغه هاي اصلی و توقعات جنابعالی از مردم و مسئولان استان براي افزایش همبستگی و مشارکت
اجتماعی در پیشرفت استان و رفع موانع تولید و توسعه چیست، گفت: همانطور که در جلسه شوراي اداري استان با حضور رئیس جمهوري
بیان داشتم؛ امید و اعتماد مردم به دولت کم رنگ شده در حالیکه با راي قاطع به دولت مردمی و جهادي سیزدهم و اندیشه هاي فکري آیت
االله دکتر رئیسی، مردم امیدوار شده اند و ما مسئولان هم باید با وحدت و انسجام، تنها و تنها در اندیشه خدمت به مردم باشیم و همین

 
رویکرد، موجب توسعه پایدار در گیلان می شود. 

عباسی یادآورشد: در روز معارفه خود به عنوان استاندار گیلان پیرو دستور اکید مقام عالی وزارت کشور، پنجره واحد سرمایه گذاري و تسهیل
کسب و کار را طی 45 روز راه اندازي کردیم و تا زمان حاضر افزون بر 50 مجوز بی نام صادر شده ضمن آنکه در جلسات مختلف هم به
مدیران تاکید کرده ام با رفع بروکراسی هاي زائد اداري و گشوده گذاشتن درب اتاق هاي خود به روي سرمایه گذاران به ویژه در بخش تولید،

 
بسترساز تحقق توسعه استان باشند. 

وي اضافه کرد: البته از همان روز اول فعالیت خود، پشت میز ننشسته ام بلکه با بررسی میدانی و بازدید از واحدهاي تولیدي مخصوصا آنهایی



که داراي مشکل هستند، کارگروه رفع موانع تولید را در آنجا برگزار کرده و به مدیران دستگاه هاي متولی و مدیران بانک ها نیز تکلیف کرده
ام با ارائه تسهیلات لازم در بخش سرمایه در گردش، زمیه به چرخش درآوردن چرخ واحدهاي تولیدي و تثبیت اشتغال در استان را فراهم

آورند.  

استاندار گیلان بیان کرد: از همین جا و از طریق رسانه ملی؛ به همه سرمایه گذاران در استان و حتی آنهایی که خارج از استان و یا خارج از
کشور هستند به ویژه گیلانیانی که نسبت به استان خود تعصب دارند، اعلام می کنم که در مقطع کنونی، گیلان داراي بهترین شرایط براي

 
سرمایه گذاري است و دست آنان را براي توسعه استان عزیزمان، به گرمی می فشارم. 

نماینده عالی دولت در پایان صحبت هاي خود با مردم گیلان با قدردانی ویژه از گیلانیان گفت: دولت انقلابی و مردمی سیزدهم برگرفته از

 
اراده و عزم خود مردم است و در انحصار گروه و جریان خاصی نبوده و نیست. 

عباسی تصریح کرد: به عنوان فرزند گیلان، با افتخار و با جان و دل و بهره گیري از توانمندي ها، تجارب و تخصص و آنچه اندوخته ام؛

بکوشیم با کمک و یاري مردم عزیز، نخبگان، فرهیختگان و جوانان دست به دست هم گیلان را به جایگاه ارزشمند خود خواهیم رساند.  

وي با بیان اینکه اگر امروز در طلیعه چهل و چهارمین بهار انقلاب شکوهمند اسلامی که فرصت خدمت فراهم است، به کمک هم نیاییم،

گیلان عزیز ما آسیب می بیند، گفت: قطار توسعه و پیشرفت گیلان حرکت کرده و به طور قطع من هم دغدغه معیشت و رفاه مردم را دارم.  

استاندار گیلان، در گفت وگوي ویژه خبري باران، با بیان اینکه از اعتماد دولت و تمام ظرفیت ها براي خدمت به نفع مردم استفاده می کنم؛

افزود: نظرات مختلف براي آبادانی گیلان را می شنوم و دست همه را به گرمی براي توسعه استان می فشارم.  

عباسی اضافه کرد: انتصابات در استان بعد از دهه فجر سرعت بخشیده می شود و از افراد با تجربه، انقلابی و جوان براي رشد و تعالی گیلان

 
بهره می گیرم. 

انتهاي پیام



اجراي 6 برنامه اصلی براي ایجاد فرصت هاي شغلی در گیلان

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  609  |  تاریخ: 1400/11/21

استاندار گیلان از اجراي 6 برنامه اصلی در حوزه اقتصادي با هدف ایجاد فرصت هاي شغلی جدید در این استان خبر داد.

باشگاه خبرنگاران جوان رشت - اسداالله عباسی، استاندار
گیلان دیشب در گفتگوي زنده تلویزیونی با مردم گیلان که از
شبکه استانی پخش شد با تشریح مصوبات سفر رئیس
جمهوري به گیلان گفت: 6 برنامه اصلی استان در حوزه
اقتصادي با هدف ایجاد فرصت هاي شغلی جدید تدوین و به

 
مرحله اجرا گذاشته شده است. 

به گفته او، سفر رئیس جمهور به گیلان 179 مصوبه با مجموع
18 هزار و 923 میلیارد تومان داشت که از این رقم 7 هزار و

903 میلیارد تومان معادل 42 درصد در قالب تسهیلات و 11 هزار و 20 میلیارد تومان معادل 58 درصد در قالب اعتبارات عمرانی اختصاص

 
یافته است. 

از این اعتبارات عمرانی، افزون بر 7 هزار و 320 میلیارد تومان جزو تعهدات اعتباري سازمان برنامه و بودجه کشور، 3 هزار و 552 میلیارد
تومان از محل منابع داخلی وزارتخانه ها و 148 میلیارد تومان نیز از تعهدات شوراي برنامه ریزي و توسعه استان براي سال هاي 1400 تا

1402 است.  

از اعتبارات مربوط به تسهیلات نیز، افزون بر 5 هزار میلیارد تومان بابت تسهیلات 188 طرح تولیدي و اشتغالزا، هزار و 961 میلیارد تومان
براي پرداخت تسهیلات ازدواج جوانان و صد میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه براي تأمین ودیعه مسکن، 428 میلیارد تومان تسهیلات
کمیته امداد امام خمینی براي اجراي 8 هزار و 549 طرح اشتغالزا بر اساس برنامه مصوب اشتغال و خودکفایی استان، 300 میلیارد تومان
تسهیلات نوسازي ناوگان حمل و نقل عمومی شهر هاي استان از سوي وزارت کشور، 48 میلیارد تومان تسهیلات بابت 65 طرح اشتغالزا و

 
15 میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه براي پاسخ به درخواست هاي مردمی از سوي صندوق کارآفرینی پرداخت خواهد شد. 

چنانچه نسبت به رفع مشکل واحد هاي تولیدي اهتمام ورزیده و راهبرد توسعه اشتغال، رونق تولید و ارتقاء شاخص هاي صادرات از استان و
همچنین توجه برنامه محور به افزایش تولیدات شاخص گیلان در حوزه محصولات کشاورزي مدنظر باشد؛ می توان بسیاري از تنگنا ها را

بهبود بخشید.  

در جلسه شوراي اداري استان در حضور رئیس جمهوري گفتم که ستاد احیاء و فعال سازي واحد هاي تولیدي با شش برنامه اصلی استان در
حوزه اقتصادي را تشکیل داده و با انجام این برنامه ها، تعداد 86 هزار فرصت شغلی جدید طی سه سال در استان ایجاد و تعداد 44 هزار

شغل موجود نیز تثبیت خواهد شد تا به هدف برنامه که نرخ بیکاري 8 درصد و نرخ رشد اقتصادي 8 درصد است، برسیم.  

توجه به اقتصاد گردشگري، اقتصاد دریامحور و اقتصاد کشاورزي از برنامه هاي مهمی است که می توان با استفاده از ظرفیت مشارکت مردمی
و تسهیل زمینه فعالیت آنان، برنامه هاي بهبود معیشتی گیلان را پیش برد. 



به نفع مردم به دستگاه هاي نظارتی و مدیران اجرایی به ویژه فرمانداران اعلام می کنم که پاي کار مردم محکم بایستند، کسی حق گران

فروشی ندارد و باید دقت کنند که مردم دچار سختی نشوند.  

راه اندازي 383 واحد راکد و غیرفعال که قابلیت احیاء دارند (از مجموع 905 واحد غیرفعال)، راه اندازي و بازگشت به تولید 105 واحد تحت
تملیک و جانشینی بانک ها، به ظرفیت کامل رساندن دو هزار و 731 واحد استان که با ظرفیت پایین (از 10 تا 90 درصد ظرفیت تولید) در
حال کار هستند، اتمام یک هزار و 72 طرح نیمه تمام اقتصادي که پیشرفت فیزیکی 10 تا 90 درصد دارند، افزایش شیفت کاري و توسعه
تولید در تعداد 70 واحد استان و تثبیت اشتغال و تولید تعداد 2 هزار و 985 واحد فعال موجود با تأمین سرمایه در گردش لازم از مهمترین

 
این برنامه ها است. 

با انجام 6 برنامه راهبردي فوق، تعداد 86 هزار فرصت شغلی جدید در طی سه سال در استان ایجاد و تعداد 44 هزار شغل موجود نیز تثبیت

 
خواهد شد. 

این کار با سرمایه گذاري 12 هزار میلیارد تومانی بخش خصوصی و تسهیلاتی بالغ بر هفت هزار و 500 میلیارد تومان در قالب سرمایه ثابت و

 
در گردش قابل انجام خواهد بود. 

همچنین از هدف گذاري ایجاد 23 هزار و 430 شغل جدید در استان براي سال 1401 خبر داد.  

اگر مطلع شوم سرمایه گذاري پشت درب اتاق مدیري معطل شده، آن مدیر و عوامل دخیل را نزد سرمایه گذار فرستاده تا ضمن عذرخواهی،

ایشان را براي سرمایه گذاري دعوت کنند.  

به دنبال تأکید دکتر رئیسی در سفر به گیلان و در نشست با نخبگان، علماء، خانواده شهدا، ایثارگران و جمعی از اقشار مختلف مردم استان
مبنی بر لزوم آزادسازي سواحل به نفع مردم و رعایت حدود قانونی، در نخستین روز پس از این دستور بر ضرورت تسریع در اجراي آن و گام

 
برداشتن به صورت استوار با همکاري همه بخش ها اعم از قواي مجریه، قضاییه و مقننه تأکید داشتم. 

جلسه بررسی روند آزادسازي سواحل با حضور مدیران دستگاه هاي اجرایی گام بعدي براي اجراي دستور صریح رئیس جمهوري با فوریت و
ظرف کمتر از بیست روز بود که در آن منابع طبیعی استان مکلف شد تا نسبت به شناسایی نقاط تصرف شده دستگاه هاي دولتی با در نظر

 
گرفتن قانون مستحدث ساحلی اقدام کند تا براي آزادسازي آن دسته از اراضی دولتی که در حریم دریا قرار دارد، اقدام شود. 

مرتضوي، معاون اجرایی رئیس جمهوري هم براي نظارت بر اجراي دستور رئیس جمهوري به گیلان سفر کرد تا از نوار ساحلی، تالاب و

 
رودخانه هاي زرجوب و گوهر رود به صورت میدانی بازدید کند. 

بازدید هاي سرزده از نوار ساحلی براي نظارت جدي بر آزادسازي ساحل هم به عنوان یک تکلیف از سوي رئیس جمهوري، محور برنامه هاي
روزانه ام بود و براین مبنا از خط ساحلی در مرکز و غرب گیلان در شهرستان هاي رضوانشهر و تالش و همچنین شرق گیلان از رودسر تا

آستانه اشرفیه را بازدید و از نزدیک نحوه اجراي اقدامات را نظاره کردم تا با جدیت دستور صریح رئیس جمهوري اجرا شود.



اجراي 6 برنامه اصلی براي ایجاد فرصت هاي شغلی در گیلان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  610  |  تاریخ: 1400/11/21

استاندار گیلان از اجراي 6 برنامه اصلی در حوزه اقتصادي با هدف ایجاد فرصت هاي شغلی جدید در این استان خبر داد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز گیلان ؛ استاندار
گیلان دیشب در گفتگوي زنده تلویزیونی با مردم گیلان که از
شبکه استانی پخش شد با تشریح مصوبات سفر رئیس
جمهوري به گیلان گفت: 6 برنامه اصلی استان در حوزه
اقتصادي با هدف ایجاد فرصت هاي شغلی جدید تدوین و به

 
مرحله اجرا گذاشته شده است. 

دکتر اسداالله عباسی گفت : سفر آقاي رئیسی به گیلان 179
مصوبه با مجموع 18 هزار و 923 میلیارد تومان داشت که از
این رقم 7 هزار و 903 میلیارد تومان معادل 42 درصد در

 
قالب تسهیلات و 11 هزار و 20 میلیارد تومان معادل 58 درصد در قالب اعتبارات عمرانی اختصاص یافته است. 

وي اضافه کرد: از این اعتبارات عمرانی ، افزون بر 7 هزار و 320 میلیارد تومان جزو تعهدات اعتباري سازمان برنامه و بودجه کشور، 3 هزار و
552 میلیارد تومان از محل منابع داخلی وزارتخانه ها و 148 میلیارد تومان نیز از تعهدات شوراي برنامه ریزي و توسعه استان براي سال هاي

 
1400 تا 1402 است. 

استاندار گیلان گفت : از اعتبارات مربوط به تسهیلات نیز ، افزون بر 5 هزار میلیارد تومان بابت تسهیلات 188 طرح تولیدي و اشتغالزا، هزار
و 961 میلیارد تومان براي پرداخت تسهیلات ازدواج جوانان و صد میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه براي تأمین ودیعه مسکن، 428
میلیارد تومان تسهیلات کمیته امداد امام خمینی براي اجراي 8 هزار و 549 طرح اشتغالزا بر اساس برنامه مصوب اشتغال و خودکفایی
استان، 300 میلیارد تومان تسهیلات نوسازي ناوگان حمل و نقل عمومی شهر هاي استان از سوي وزارت کشور، 48 میلیارد تومان تسهیلات
بابت 65 طرح اشتغالزا و 15 میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه براي پاسخ به درخواست هاي مردمی از سوي صندوق کارآفرینی پرداخت

 
خواهد شد. 

دکتر اسداالله عباسی تاکید کرد: چنانچه نسبت به رفع مشکل واحد هاي تولیدي اهتمام ورزیده و راهبرد توسعه اشتغال، رونق تولید و ارتقاء
شاخص هاي صادرات از استان و همچنین توجه برنامه محور به افزایش تولیدات شاخص گیلان در حوزه محصولات کشاورزي مدنظر باشد؛

 
می توان بسیاري از تنگنا ها را بهبود بخشید. 

وي تصریح کرد: در جلسه شوراي اداري استان در حضور رئیس جمهوري گفتم که ستاد احیاء و فعال سازي واحد هاي تولیدي با شش برنامه
اصلی استان در حوزه اقتصادي را تشکیل داده و با انجام این برنامه ها، تعداد 86 هزار فرصت شغلی جدید طی سه سال در استان ایجاد و

تعداد 44 هزار شغل موجود نیز تثبیت خواهد شد تا به هدف برنامه که نرخ بیکاري 8 درصد و نرخ رشد اقتصادي 8 درصد است، برسیم.  

استاندار گیلان توجه به اقتصاد گردشگري، اقتصاد دریامحور و اقتصاد کشاورزي را نیز از برنامه هاي مهمی دانست که می توان با استفاده از
ظرفیت مشارکت مردمی و تسهیل زمینه فعالیت آنان، برنامه هاي بهبود معیشتی گیلان را پیش برد. 



 
وي تاکید کرد: به نفع مردم به دستگاه هاي نظارتی و مدیران اجرایی
به ویژه فرمانداران اعلام می کنم که پاي کار مردم محکم بایستند،
کسی حق گران فروشی ندارد و باید دقت کنند که مردم دچار

 
سختی نشوند. 

 
دکتر عباسی راه اندازي 383 واحد راکد و غیرفعال که قابلیت احیاء
دارند (از مجموع 905 واحد غیرفعال)، راه اندازي و بازگشت به تولید
105 واحد تحت تملیک و جانشینی بانک ها، به ظرفیت کامل
رساندن دو هزار و 731 واحد استان که با ظرفیت پایین (از 10 تا
90 درصد ظرفیت تولید) در حال کار هستند، اتمام یک هزار و 72
طرح نیمه تمام اقتصادي که پیشرفت فیزیکی 10 تا 90 درصد دارند، افزایش شیفت کاري و توسعه تولید در تعداد 70 واحد استان و تثبیت

 
اشتغال و تولید تعداد 2 هزار و 985 واحد فعال موجود با تأمین سرمایه در گردش لازم از مهمترین این برنامه هاست. 

وي تصریح کرد: با انجام 6 برنامه راهبردي فوق ؛ تعداد 86 هزار فرصت شغلی جدید در طی سه سال در استان ایجاد و تعداد 44 هزار شغل

 
موجود نیز تثبیت خواهد شد. 

وي خاطر نشان کرد: این کار با سرمایه گذاري 12 هزار میلیارد تومانی بخش خصوصی و تسهیلاتی بالغ بر هفت هزار و 500 میلیارد تومان

 
در قالب سرمایه ثابت و در گردش قابل انجام خواهد بود. 

 
وي همچنین از هدف گذاري ایجاد 23 هزار و 430 شغل جدید در استان براي سال 1401 خبر داد. 

استاندار گیلان تاکید کرد: اگر مطلع شوم سرمایه گذاري پشت درب اتاق مدیري معطل شده، آن مدیر و عوامل دخیل را نزد سرمایه گذار

فرستاده تا ضمن عذرخواهی، ایشان را براي سرمایه گذاري دعوت کنند.    

استاندار گیلان در ادامه گفت و گوي زنده تلویزیونی با مردم از آخرین وضعیت سواحل استان و پیشبرد این دستور مهم رئیس جمهوري نیز
سخن گفت و افزود: به دنبال تأکید دکتر رئیسی در سفر به گیلان و در نشست با نخبگان، علماء، خانواده شهدا، ایثارگران و جمعی از اقشار
مختلف مردم استان مبنی بر لزوم آزادسازي سواحل به نفع مردم و رعایت حدود قانونی، در نخستین روز پس از این دستور بر ضرورت تسریع

 
در اجراي آن و گام برداشتن به صورت استوار با همکاري همه بخش ها اعم از قواي مجریه، قضاییه و مقننه تأکید داشته ام. 

وي اضافه کرد: جلسه بررسی روند آزادسازي سواحل با حضور مدیران دستگاه هاي اجرایی گام بعدي براي اجراي دستور صریح رئیس
جمهوري با فوریت و ظرف کمتر از بیست روز بود که در آن منابع طبیعی استان مکلف شد تا نسبت به شناسایی نقاط تصرف شده دستگاه
هاي دولتی با در نظر گرفتن قانون مستحدث ساحلی اقدام کند تا براي آزادسازي آن دسته از اراضی دولتی که در حریم دریا قرار دارد، اقدام

شود.  

وي ادامه داد: دکتر مرتضوي معاون اجرایی رئیس جمهوري هم براي نظارت بر اجراي دستور رئیس جمهوري به گیلان سفر کرد تا از نوار

ساحلی، تالاب و رودخانه هاي زرجوب و گوهر رود به صورت میدانی بازدید کند.  

وي تشریح کرد: بازدید هاي سرزده از نوار ساحلی براي نظارت جدي بر آزادسازي ساحل هم به عنوان یک تکلیف از سوي رئیس جمهوري،
محور برنامه هاي روزانه ام بود و براین مبنا از خط ساحلی در مرکز و غرب گیلان در شهرستان هاي رضوانشهر و تالش و همچنین شرق



گیلان از رودسر تا آستانه اشرفیه را بازدید و از نزدیک نحوه اجراي اقدامات را نظاره کردم تا با جدیت دستور صریح رئیس جمهوري اجرا
شود.



ضرورت شکل گیري اکوسیستم نوآوري در صنعت فولاد

منبع: کیوسک خبرشماره خبر:  611  |  تاریخ: 1400/11/21

نماینده سابق مجلس شوراي اسلامی گفت: ضرورت دارد در صنعت فولاد ایران در زمینه شکل گیري اکوسیستم نوآوري با هدف
ارتقاي مزیت رقابتی حرکت کنیم. نوشته ضرورت شکل گیري اکوسیستم نوآوري در صنعت فولاد اولین بار در کیوسک خبر. پدیدار

شد.

نماینده سابق مجلس شوراي اسلامی گفت: ضرورت دارد در صنعت فولاد ایران در زمینه شکل گیري اکوسیستم نوآوري با هدف ارتقاي

 
مزیت رقابتی حرکت کنیم. 

به گزارش کیوسک خبر به نقل از خبرنگار فولاد، اولین پنل سومین نمایشگاه ملی فولاد ایران با موضوع «نقش زیست بوم نوآوري در آینده

 
صنعت فولاد ایران» با حضور محمد ناظمی هرندي، یحیی پالیزدار، رضا انصاري، مهدي محمدي و محمود نیلی احمد آبادي برگزار شد. 

در ابتداي این پنل یحیی پالیزدار، مدیرعامل شرکت پشتیبانی و توسعه فناوري و نوآوري فولاد مبارکه، به عنوان مدیر پنل ضمن خوش

 
آمدگویی به طرح مسئله درباره نقش زیست بوم نوآوري در آینده صنعت فولاد ایران پرداخت. 

پس از آن رضا انصاري، استاد دانشگاه و نماینده سابق مجلس، با اشاره به سخن مقام معظم رهبري درباره صنعت مبنی بر اینکه باید یک
فکري براي صنعت کشور کرد که دچار آفت مونتاژ کاري شده است، اظهار کرد: کشور کره در سال هاي اخیر موفقیت خوبی در صنعت سازي

 
داشته است و می توان صنعت فولاد آن را به نوعی با صنعت فولاد ایران همزاد دانست. 

 
لزوم اجراي کامل اکوسیستم نوآوري در کشور 

وي افزود: وقتی موفقیت اکوسیستم کارآفرینی کره را نگاه می کنیم متوجه می شویم که تحت تاثیر نظام نوآوري آن ها نیز است. مدل هاي
خوبی در زمینه نوآوري براي نگاه به آینده در این حوزه وجود دارد. ضرورت دارد در صنعت فولاد ایران در زمینه شکل گیري اکوسیستم

نوآوري حرکت هایی انجام دهیم.  

نماینده سابق مجلس گفت: ما از منظر مبانی قانونی، تجارب صنعتی و مبانی علمی درمی یابیم که باید به سمت نوآوري با هدف ارتقاي

مزیت رقابتی حرکتی کنیم.  

 
شرکت هاي دانش بنیان در اقتصاد ایران نقش اساسی ندارند 

محمود نیلی احمدآبادي اظهار کرد: شرکت هاي دانش بنیان هنوز در اقتصاد ایران نقش اساسی ندارند. علت اینکه کشورهایی مانند ژاپن
پیشرفت می کنند اما در ایران مشکل داریم این است که ما بخش هایی از اکوسیستم آن ها که راحت تر است به کشور وارد می کنیم نه

 
همه اجزاي اکوسیستم را. 

رئیس سابق دانشگاه تهران گفت: اکوسیستم نوآوري به یک شبکه و اتصال آزادانه بین شرکت ها و سایر بخش ها گفته می شود که با

 
اشتراك گذاري دانش نسبت به توسعه محصول یا خدمت نوآورانه اقدام می کند. 

وي با تاکید به اهمیت شبکه سازي در اکوسیستم نوآوري گفت: این شبکه باید درون سازمان ها و میان شرکت ها به صورت آزادانه برقرار

 
شود تا دانش و تجربیات میان این بخش ها جاري شود. 



اتصال نوآوري به «تقاضا» ضروري است  
محمد ناظمی هرندي، معاون تکنولوژي شرکت فولاد مبارکه اظهار کرد: وصل شدن نوآوري به تقاضا یک مبحث کلیدي است. گاهی در
اجراي تصمیمات خود موفق نمی شویم زیرا ملاحظات واقعی محیط کسب و کار خودمان را نگاه نمی کنیم. فولاد مبارکه آنچه از دانش و

 
تجربه کسب کرد در محصولات خود به نتیجه رساند و توفیقات بسیاري در نزدیک به 3 دهه فعالیت خود کسب کرده است. 

وي افزود: در این مسیر مشارکت کارکنان جدي گرفته شد و بخشی از موفقیت فولاد مبارکه مربوط به همین مسئله است. نوآوري مفهومی

 
جدیدي براي بنگاه نیست. 

معاون تکنولوژي شرکت فولاد مبارکه با اشاره به لزوم همکاري صنعت و دانشگاه گفت: مسائل بزرگی با کمک بخش دانشگاه حل شده است و
امروز به نقطه اي رسیدیم که در صنعت فولاد مانند 20 سال گذشته نمی توان تصمیم گرفت و اقتضائات این صنعت تغییر کرده است. امروز

با صنعتی مواجه هستیم که یک تصمیم اشتباه می تواند خسارات به مراتب بیشتر از گذشته در بر داشته باشد.  

ناظمی هرندي اظهار کرد: آیا فولاد مبارکه در آینده براي توسعه کسب وکار خود الزاما باید به فعالیت در صنعت فولاد بپردازد یا می تواند به
بخش هاي دیگر نیز وارد شود یعنی نوآوري در عرصه کسب وکار نیز می تواند تجلی یابد یا خیر. پاسخ به این سوالات در تعیین مسیر تعیین

کننده است.  

 
لزوم بهره برداري از دو بال براي بقا 

مهدي محمدي، دبیر سابق ستاد توسعه فناوري هاي حوزه اقتصاد دیجیتال و هوشمندسازي معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري، نیز در
این پنل علمی اظهار کرد: باید دید نوآوري آیا به بقاي ما پیوند خورده است یا خیر؟ از دهه 1990 در دنیا اتفاقی در حال رخ دادن است که
ناچار شدیم براي آن مفهوم تولید کنیم. تغییر و تحولات در دنیا سرعت گرفت و نسل هاي صنعتی مختلف نشان دهنده این مسئله است. در

چنین شرایطی زمانی انسان و شرکت بقا پیدا می کند که پیوسته در حال یادگیري است.  

وي افزود: هوشمندسازي و دیجیتال کردن در حال تحت تاثیر قرار دادن همه صنایع به ویژه صنعت فولاد است. براي بقا اکنون نیازمند دو
بال هستیم؛ حفظ و بهینه سازي محصولاتی که در فاز بهره برداري هستند و سبد اکتشاف به منظور کشف فرصت هاي پیش رو. شرکت ها

در طول زمان به این نتیجه رسیدند که نمی توانند صرفا با توانمندي هاي خودشان این دو سبد را بسازند زیرا تحولات بسیار سریع هستند.  

پنل «نقش زیست بوم نوآوري در آینده صنعت فولاد ایران» به میزبانی شرکت پشتیبانی و توسعه فناوري و نوآوري فولاد مبارکه برگزار شد.



179 مصوبه رهاورد سفر رئیس جمهور به گیلان/ مشکلات را با رویکرد انقلابی و

جهادي رفع می کنیم

منبع: 8 دي خبرشماره خبر:  612  |  تاریخ: 1400/11/21

استاندار گیلان با تشریح مصوبات سفر رئیس جمهوري به گیلان و اعلام اینکه مشکلات را با رویکرد انقلابی و جهادي رفع می کنیم،
گفت: شش برنامه اصلی استان در حوزه اقتصادي با هدف ایجاد فرصت هاي شغلی جدید تدوین و به مرحله اجرا گذاشته شده است.

The post 179 مصوبه رهاورد سفر رئیس جمهور به گیلان/ مشکلات را با ...
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استاندار گیلان مطرح کرد؛ 179 مصوبه رهاورد سفر رئیس جمهور به گیلان/ مشکلات را با رویکرد انقلابی و جهادي رفع می کنیم استاندار
گیلان با تشریح مصوبات سفر رئیس جمهوري به گیلان و اعلام اینکه مشکلات را با رویکرد انقلابی و جهادي رفع می کنیم، گفت: شش

برنامه اصلی استان در حوزه اقتصادي با هدف ایجاد فرصت هاي شغلی جدید تدوین و به مرحله اجرا گذاشته شده است. به گزارش
8دي،اسداالله عباسی شامگاه چهارشنبه  در گفت وگوي زنده تلویزیونی با مردم گیلان که از شبکه استانی باران پخش شد، با گرامیداشت یاد
خاطره امام خمینی(ره)، شهداي والامقام و دهه مبارك فجر،  مهمترین دستاوردهاي جمهوري اسلامی را برشمرد و گفت: اقتدار ملی، امنیت

 
اجتماعی، دین محوري و استقلال کشور از مهمترین برکات انقلاب است. 

وي اظهار داشت: دیدگاه امام راحل عظیم الشأن و مقام معظم رهبري را یادآور می شوم که میدان دادن و توجه به مردم، مهمترین دستاورد
انقلاب و نظام جمهوري اسلامی ایران می باشد و براین مبنا تمامی سطوح مدیریتی کشور چه به صورت مستقیم یا غیرمستقیم، از طریق
مردم انتخاب می شود و خوشبختانه با همت صورت گرفته طی چهار دهه از عمر با برکت انقلاب، شاهد موفقیت و پیروزي هاي چشمگیري

 
هستیم. 

 
استاندار گیلان ادامه داد: هرجا هم که با چالشی مواجه هستیم، به واسطه عدم توجه به نقش آفرینی مردم و کوتاهی مدیریتی است. 

وي با بیان اینکه گیلان عزیز نیز در سایه بی مهري ها، غبار محرومیت بر چهره زیباي آن نشسته ، تصریح کرد: تمام اهتمام خود را بکار

گرفته ایم تا مشکلات را با رویکرد انقلابی و جهادي رفع کنیم.  

نماینده عالی دولت در گیلان در خصوص دستاوردهاي سفر رئیس جمهوري به استان بیان داشت: حضور در میدان و در بین مردم، شاخصه

 
متمایز آیت االله دکتر رئیسی است که دانستن اطلاعات را تبدیل به دیدن و بازدید می کند تا از نزدیک از مشکلات مردم آگاه شوند. 

وي افزود: سفر آیت االله رئیسی به گیلان 179 مصوبه با مجموع 18 هزار و 923 میلیارد تومان داشت که از این رقم هفت هزار و 903

 
میلیارد تومان (42 درصد) در قالب تسهیلات و 11 هزار و 20 میلیارد تومان (58 درصد) در قالب اعتبارات عمرانی اختصاص یافته است. 

وي اضافه کرد: از این اعتبارات عمرانی،  بالغ بر هفت هزار و 320 میلیارد تومان جزو تعهدات اعتباري سازمان برنامه و بودجه کشور، سه هزار
و 552 میلیارد تومان از محل منابع داخلی وزارتخانه ها و 148 میلیارد تومان نیز از تعهدات شوراي برنامه ریزي و توسعه استان براي سال

هاي 1400 تا 1402 می باشد.  



عباسی ادامه داد:  از اعتبارات مربوط به تسهیلات نیز،  افزون بر پنج هزار میلیارد تومان بابت تسهیلات 188 طرح تولیدي و اشتغالزا، یک
هزار و 961 میلیارد تومان پرداخت تسهیلات ازدواج جوانان و یکصد میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه براي تأمین ودیعه مسکن، 428
میلیارد تومان تسهیلات کمیته امداد امام خمینی براي اجراي هشت هزار و 549 طرح اشتغالزا بر اساس برنامه مصوب اشتغال و خودکفایی
استان، 300 میلیارد تومان تسهیلات نوسازي ناوگان حمل و نقل عمومی شهرهاي استان توسط وزارت کشور، 48 میلیارد تومان تسهیلات
بابت 65 طرح اشتغالزا و 15 میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه براي پاسخ به درخواست هاي مردمی توسط صندوق کارآفرینی پرداخت

خواهد شد.  

استاندار گیلان با بیان اینکه پیشتر نیز به دفعات اعلام کرده ام که مدیریت عالی استان را با برنامه عهده دار شده ام و ذیل برنامه دولت
سیزدهم، امور گیلان را به پیش می برم؛ گفت: به طور قطع بهبود وضعیت معیشت مردم که طی هشت سال گذشته، دچار تنگناهاي بسیاري

 
بوده اند به ویژه با بی ثباتی قیمت ها ، شاهد بی نظمی غیر قابل قبولی در حوزه معیشت آحاد جامعه بوده ایم. 

وي تاکید کرد: چنانچه نسبت به رفع مشکل واحدهاي تولیدي اهتمام ورزیده و راهبرد توسعه اشتغال، رونق تولید و ارتقاء شاخص هاي
صادرات از استان و همچنین توجه برنامه محور به افزایش تولیدات شاخص گیلان در حوزه محصولات کشاورزي مدنظر باشد؛ می توان

 
بسیاري از تنگناها را بهبود بخشید. 

استاندار گیلان گفت: بعد از مدیریت کرونا ؛ معیشت مردم براي دولت حائز اهمیت است، به طوري باید ضمن مهار تورم که به مرز 50 درصد

 
رسیده بود؛ با برنامه ریزي صحیح و هدفمند، ذخیره سازي کالاهاي اساسی و استراتژیک و نیز غذاي مردم مورد توجه ویژه قرار گیرد. 

عباسی افزود: در زمان حضور در استانداري ، نزدیک یک ماه ذخیره کالاي اساسی در استان وجود داشت که از میانگین کشوري هم کمتر بود

 
درحالیکه باید بین سه تا شش ماه باشد ولی امروز خیلی خوب است و به نقطه اي رسیده ایم که نگرانی از این بابت به نفع مردم نداریم. 

وي تصریح کرد:  در جلسه شوراي اداري استان در حضور رئیس جمهوري گفتم که ستاد احیاء و فعال سازي واحدهاي تولیدي با شش برنامه
اصلی استان در حوزه اقتصادي را تشکیل داده و با انجام این برنامه ها، تعداد 86 هزار فرصت شغلی جدید طی سه سال در استان ایجاد و

 
تعداد 44 هزار شغل موجود نیز تثبیت خواهد شد تا به هدف برنامه که نرخ بیکاري 8 درصد و نرخ رشد اقتصادي 8 درصد است، برسیم. 

استاندار گیلان اظهار کرد: توجه به اقتصاد گردشگري، اقتصاد دریامحور و اقتنصاد کشاورزي نیز از برنامه هاي مهمی ست که دنبال می شود
و معتقدم در این مسیر با استفاده از ظرفیت مشارکت مردمی و تسهیل زمینه فعالیت آنان ، می توان برنامه هاي بهببود معیشتی گیلان را به

 
پیش برد. 

وي خاطر نشان کرد: هرجا از مشارکت مردم آگاه در امور مختلف بهره گرفته ایم، توانسته ایم بهترین موفقیت ها و کامیابی ها را داشته

 
باشیم و مردم هم نهایت همکاري را خواهند داشته اند . 

نماینده عالی دولت در گیلان تاکید کرد: به نفع مردم به دستگاه هاي نظارتی و مدیران اجرایی به ویژه فرمانداران اعلام می کنم که پاي کار

 
مردم محکم بایستند، کسی حق گران فروشی ندارد و باید دقت کنند که مردم دچار سختی نشوند. 

عباسی راه اندازي 383 واحد راکد و غیرفعال که قابلیت احیاء دارند (از مجموع 905 واحد غیرفعال) ، راه اندازي و بازگشت به تولید 105
واحد تحت تملیک و جانشینی بانک ها، به ظرفیت کامل رساندن دو هزار و 731 واحد استان که با ظرفیت پایین (از 10 تا 90 درصد ظرفیت
تولید) در حال کار هستند، اتمام یک هزار و 72 طرح نیمه تمام اقتصادي که پیشرفت فیزیکی 10 تا 90 درصد دارند، افزایش شیفت کاري و
توسعه تولید در تعداد 70 واحد استان و تثبیت اشتغال و تولید تعداد 2 هزار و 985 واحد فعال موجود با تأمین سرمایه در گردش لازم از

 
مهمترین این برنامه هاست. 



وي تصریح کرد: با انجام شش برنامه راهبردي فوق؛ تعداد 86 هزار فرصت شغلی جدید در طی سه سال در استان ایجاد و تعداد 44 هزار

شغل موجود نیز تثبیت خواهد شد.  
وي خاطر نشان کرد: این کار با سرمایه گذاري 12 هزار میلیارد تومانی بخش خصوصی و تسهیلاتی بالغ بر هفت هزار و 500 میلیارد تومان

 
در قالب سرمایه ثابت و در گردش قابل انجام خواهد بود. 

 
وي همچنین از هدف گذاري ایجاد 23 هزار و 430 شغل جدید در استان براي سال 1401 خبر داد. 

استاندار گیلان تاکید کرد: اگر مطلع شوم سرمایه گذاري پشت درب اتاق مدیري معطل شده، آن مدیر و عوامل دخیل را نزد سرمایه گذار

 
فرستاده تا ضمن عذرخواهی، ایشان را براي سرمایه گذاري دعوت کنند. 

استاندار گیلان در ادامه گفت و گوي زنده تلویزیونی با مردم  از آخرین وضعیت سواحل استان و پیشبرد این دستور مهم رئیس جمهوري نیز
سخن گفت و افزود: به دنبال تأکید آیت االله دکتر رئیسی در سفر به گیلان و در نشست با نخبگان، علماء، خانواده شهدا، ایثارگران و جمعی از
اقشار مختلف مردم استان مبنی بر لزوم آزادسازي سواحل به نفع مردم و رعایت حدود قانونی، در نخستین روز پس از این دستور بر ضرورت

 
تسریع در اجراي آن و گام برداشتن به صورت استوار با همکاري همه بخش ها اعم از قواي مجریه، قضاییه و مقننه تأکید داشته ام. 

وي اضافه کرد: جلسه بررسی روند آزادسازي سواحل با حضور مدیران دستگاه هاي اجرایی گام بعدي براي اجراي دستور صریح رئیس
جمهوري با فوریت و ظرف کمتر از بیست روز بود که در آن منابع طبیعی استان مکلف شد تا نسبت به شناسایی نقاط تصرف شده دستگاه
هاي دولتی با در نظر گرفتن قانون مستحدث ساحلی اقدام کند تا براي آزادسازي آن دسته از اراضی دولتی که در حریم دریا قرار دارد، اقدام

 
شود. 

وي گفت: دستور رئیس جمهوري بارقه امید را در دل مردم زنده کرد و براین مبنا تکلیف آیت االله رئیسی با مدیریت جهادي و قاطعانه اجرا

می شود اما برخی وانمود می کنند که فقط این موضوع مصوبه سفر بوده درحالیکه این سفر بسیار پرخیر و برکت بوده است.  

وي ادامه داد: دکتر مرتضوي معاون اجرایی رئیس جمهوري هم براي نظارت بر اجراي دستور رئیس جمهوري به گیلان سفر کرد تا از نوار

ساحلی، تالاب و رودخانه هاي زرجوب و گوهر رود به صورت میدانی بازدید کند.  

وي تشریح کرد: بازدیدهاي سرزده از نوار ساحلی براي نظارت جدي بر آزادسازي ساحل هم به عنوان یک تکلیف از سوي رئیس جمهوري،
محور برنامه هاي روزانه ام بود و براین مبنا از خط ساحلی در مرکز و غرب گیلان در شهرستان هاي رضوانشهر و تالش و همچنین شرق
گیلان از رودسر تا آستانه اشرفیه را بازدید و از نزدیک نحوه اجراي اقدامات را نظاره کردم تا با جدیت دستور صریح رئیس جمهوري اجرا

 
شود. 

استاندار گیلان در پاسخ به اینکه دغدغه هاي اصلی و توقعات جنابعالی از مردم و مسئولان استان براي افزایش همبستگی و مشارکت
اجتماعی در پیشرفت استان و رفع موانع تولید و توسعه چیست، گفت: همانطور که در جلسه شوراي اداري استان با حضور رئیس جمهوري
بیان داشتم؛ امید و اعتماد مردم به دولت کم رنگ شده در حالیکه با رأي قاطع به دولت مردمی و جهادي سیزدهم و اندیشه هاي فکري آیت
االله دکتر رئیسی، مردم امیدوار شده اند و ما مسئولان هم باید با وحدت و انسجام، تنها و تنها در اندیشه خدمت به مردم باشیم و همین

 
رویکرد ، موجب توسعه پایدار در گیلان می شود. 

عباسی یادآورشد: در روز معارفه خود به عنوان استاندار گیلان پیرو دستور اکید مقام عالی وزارت کشور، پنجره واحد سرمایه گذاري و تسهیل
کسب و کار را طی 45 روز راه اندازي کردیم و تا زمان حاضر افزون بر 50 مجوز بی نام صادر شده ضمن آنکه در جلسات مختلف هم به



مدیران تأکید کرده ام با رفع بروکراسی هاي زائد اداري و گشوده گذاشتن درب اتاق هاي خود به روي سرمایه گذاران به ویژه در بخش تولید،

 
بسترساز تحقق توسعه استان باشند. 

وي اضافه کرد: البته از همان روز اول فعالیت خود، پشت میز ننشسته ام بلکه با بررسی میدانی و بازدید از واحدهاي تولیدي مخصوصا آنهایی
که داراي مشکل هستند، کارگروه رفع موانع تولید را در آنجا برگزار کرده و به مدیران دستگاه هاي متولی و مدیران بانک ها نیز تکلیف کرده
ام با ارائه تسهیلات لازم در بخش سرمایه در گردش، زمیه به چرخش درآوردن چرخ واحدهاي تولیدي و تثبیت اشتغال در استان را فراهم

 
آورند. 

وي بیان کرد: از همین جا و از طریق رسانه ملی؛ به همه سرمایه گذاران در استان و حتی آنهایی که خارج از استان و یا خارج از کشور
هستند به ویژه گیلانیانی که نسبت به استان خود تعصب دارند، اعلام می کنم که در مقطع کنونی، گیلان داراي بهترین شرایط براي سرمایه

 
گذاري است و دست آنان را براي توسعه استان عزیزمان، به گرمی می فشارم. 

نماینده عالی دولت در پایان صحبت هاي خود با مردم گیلان با قدردانی ویژه از گیلانیان گفت: دولت انقلابی و مردمی سیزدهم برگرفته از

 
اراده و عزم خود مردم است و در انحصار گروه و جریان خاصی نبوده و نیست. 

عباسی تصریح کرد: بعنوان فرزند گیلان، با افتخار و با جان و دل و بهره گیري از توانمندي ها، تجارب و تخصص و آنچه اندوخته ام؛ بکوشیم

 
با کمک و یاري مردم عزیز، نخبگان، فرهیختگان و جوانان دست به دست هم گیلان را به جایگاه ارزشمند خود خواهیم رساند. 

وي بیان داشت: اگر امروز در طلیعه چهل و چهارمین بهار انقلاب شکوهمند اسلامی که فرصت خدمت فراهم است، به کمک هم نیاییم ،

گیلان عزیز ما آسیب می بیند.  

 
وي گفت: قطار توسعه و پیشرفت گیلان حرکت کرده و به طور قطع من هم دغدغه معیشت و رفاه مردم را دارم. 

وي با بیان اینکه از اعتماد دولت و تمام ظرفیت ها براي خدمت به نفع مردم استفاده می کنم؛ افزود: نظرات مختلف براي آبادانی گیلان را

 
می شنوم و دست همه را به گرمی براي توسعه استان می فشارم. 

وي ادامه داد: انتصابات در استان بعد از دهه فجر سرعت بخشیده می شود و از افراد با تجربه، انقلابی و جوان براي رشد و تعالی گیلان بهره

 
می گیرم. 

- استاندار گیلان  

 
- اسداالله عباسی 

 
- سفر رئیس جمهوري به گیلان 

لینک در حافظه کپی شد!  

 
 -

  -

 
 -

 
 -

- اخبار مرتبط استاندار گیلان: هیچ سرمایه گذاري نباید پشت درب هاي بسته اتاق مدیران معطل شود بهره برداري از 14 طرح نوسازي و
تجهیز مدارس در گیلان تکلیف استاندار به روساي دانشگاه ها براي معرفی دانشجویان نخبه/ روند انتصابات، شتاب بیشتري می گیرد



برگزاري راهپیمایی 22بهمن در گیلان استاندار گیلان : شخصا پیگیر اجراي دقیق دستور رئیس جمهوري در راستاي حفظ منافع مردم

 
هستم 

 
نظرات 

 
- دیدگاه هاي ارسال شده توسط شما، پس از تائید توسط پایگاه خبري تحلیلی 8دي در وبسایت منتشر خواهد شد. 

 
- پیام هایی که حاوي تهمت یا افترا باشد، منتشر نخواهد شد. 

ارسال نظر



دانشگاه فنی و حرفه اي نقش موثري در ایجاد اشتغال پایدار دارد

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  613  |  تاریخ: 1400/11/21

معاونت اداري،مالی و مدیریت منابع وزارت علوم،تحقیقات و فناوري کشور با بیان اینکه دانشگاه فنی و حرفه اي نقش بسزایی در
ایجاد اشتغال پایدار دارد گفت: فارغ التحصیلان دانشگاه فنی و حرفه اي با معضل بیکاري مواجه نیستند.

معاونت اداري،مالی و مدیریت منابع وزارت علوم،تحقیقات و فناوري کشور با بیان اینکه دانشگاه فنی و حرفه اي نقش بسزایی در ایجاد

اشتغال پایدار دارد گفت: فارغ التحصیلان دانشگاه فنی و حرفه اي با معضل بیکاري مواجه نیستند.  

به گزارش ایکنا از سمنان، علی خطیبی، معاونت اداري و مالی وزارت
علوم، شب گذشته 20 بهمن در دیدار با رئیس دانشگاه فنی و حرفه
اي استان سمنان با بیان اینکه عمده فارغ التحصیلان دانشگاه فنی و
حرفه اي در آینده مشغول به کار می شوند گفت: فارغ التحصیلان

دانشگاه فنی و حرفه اي با معضل بیکاري مواجه نیستند.  

وي از اختصاص بودجه توسعه فضاي کارگاهی و تجهیز کارگاهها و
آزمایشگاههاي دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان توسط وزارت

علوم، تحقیقات و فناوري خبر داد و گفت: هزینه کردن در دانشگاه پویا و جامعه محور فنی حرفه اي در واقع سرمایه گذاري جهت اشتغال

 
جوانان کشور است. 

خطیبی با تاکید بر اینکه فارغ التحصیلان دانشگاه فنی و حرفه اي نقش بسزایی در رفع معضلات صنعتی دارند یادآور شد: دانشجویان و
اعضاي هیات علمی دانشگاه فنی و حرفه اي با ظرفیتی که دارند می توانند به اقتصاد آموزش عالی، اقتصاد کشور و اشتغال پایدار کمک کنند.

معاونت اداري، مالی وزارت علوم، تحقیقات و فناوري اظهار کرد: با توجه به ضرورت مهارت آموزي دانشجویان در طول دوران تحصیل،

 
دانشگاه فنی و حرفه اي ظرفیت خوبی براي تربیت دانشجوي مهارت محور است. 

رضا نقدي، رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان نیز گفت: دانشگاه فنی و حرفه اي با تربیت تکنسین ها و مهندسان ماهر و نیز
تعامل با مراکز صنعتی و بخش هاي دولتی و خصوصی، زمینه هاي لازم را براي کسب مهارت ، ایجاد اشتغال و کارآفرینی را براي جوانان

 
فراهم می کند. 

وي افزود: دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان در حال حاضر با داشتن بیش از 3500 دانشجو و 4 دانشکده در شهرستان هاي سمنان،
شاهرود و امیرآباد دامغان با هدف تربیت نیروي انسانی متخصص، کارآفرین و متناسب با فرصت هاي جدید شغلی براي پاسخگویی به
نیازهاي بازارکار در حوزه هاي مهارتی و تکنولوژي و همچنین افزایش اشتغال مولد و کاهش بیکاري، رسالت و ماموریت خود را دنبال می

کند.  

انتهاي پیام



تفاهم نامه همکاري فی مابین دانشگاه آزاد اسلامی و سازمان نظام مهندسی استان
البرز امضاء شد

منبع: روزنامه پیام سپیدارشماره خبر:  614  |  تاریخ: 1400/11/21

دکتر حسین کلانتري سرپرست دانشگاه آزاد اسلامی استان البرز و واحد کرج
از امضاء تفاهم نامه با سازمان نظام مهندسی استان البرز با هدف ایجاد دوره

 
هاي ارتقاء پایه مهندسین خبر داد 

دکتر حسین کلانتري سرپرست دانشگاه آزاد اسلامی استان البرز و واحد کرج
ضمن تبریک بمناسبت ایام دهه فجرو ماه مبارك رجب و همچنین یاد شهدا
و امام شهدا در این ایام مبارك، با اشاره به اینکه یکی از مواردي که در شرح

نظام مهندسی وجود دارد بحث اعتلاي شهرسازي و معماري اسلامی است بیان داشت: ایجاد و برگزاري همایش هایی تحت عنوان حکمت
معماري و شهرسازي بصورت مشترك بین دانشگاه آزاد اسلامی و سازمان نظام مهندسی در راستاي فعالیت هاي سازمان می تواند زمینه اي
براي فعالیت و ارتباط این دو سازمان با یکدیگر باشد.دکتر کلانتري ادامه داد: با کمک سازمان نظام مهندسی ساختمان، شهرداري کرج و
دیگر سازمان ها و شرکت هاي مهندسین مشاور که در زمینه عمران، معماري، شهرسازي و سایر رسته ها فعالیت دارند می توان اقدامات
شایسته اي براي شهر انجام داد؛ بدین گونه که با ایجاد نشست هاي متعدد مسائل و مشکلات را مشخص نمود، راهکارهاي لازم را ارائه کرد و
در راستاي همایش پیشنهادي می توان چند جلسه برگزار کرد و پس از مشخص کردن محورها، همایش کاربردي برگزار نمود و اصول

 
راهبردي براي تمامی شهرهاي ایرانی و اسلامی ارائه کرد. 

دبیر هیات امناي دانشگاه آزاد اسلامی استان البرز در خصوص وجود رقبا براي دانشگاه آزاد اسلامی واحد کرج تاکید کرد: هیچ کدام از رقبا
به جامعیت دانشگاه آزاد اسلامی نیستند و این یک افتخار براي این دانشگاه است که توانسته است بالاي 40 درصد از کل دانشجویان استان
البرز را به خود اختصاص دهد و اغلب مسئولان استان فارغ التحصیلان دانشگاه آزاد اسلامی هستند و این براي دانشگاه برند است.وي با اعلام
آمادگی دانشگاه آزاد اسلامی واحد کرج در خصوص برگزاري دوره هاي آموزشی توضیح داد: در خصوص رشد و اعتلاي رشته مهندسی
ساختمان در استان، با توجه به وجود ظرفیت ها و پتانسیل واحد کرج و نیز تخصص اعضاي هیات علمی، این واحد دانشگاهی میتواند مجري
آموزشی مناسبی براي ارائه دوره هاي آموزشی باشد و همچنین براي ارتقاء موضوعات مختلف سازمان می توان طرح هاي پژوهشی انجاد
دهد. وي اضافه کرد: در زمینه نظام مهندسی، تولید و محتوي مطالب علمی، چاپ و نشر مطالب و حتی فصلنامه مشترك علمی – پژوهشی
می توان اقدام نمود.دکتر کلانتري در خصوص شرایط و امکانات و نوع خدمات رسانی دانشگاه آزاد اسلامی واحد کرج تشریح کرد: دانشگاه
آزاد اسلامی تنها دانشگاهی است که در سراسر کشور داراي دانشکده هاي مهارتی و کارآفرینی است. در هر استان حداقل یک دانشکده
مهارتی ایجاد نموده و در برخی از استانها حتی 3 دانشکده مهارتی وجود دارد. دکتر کلانتري اضافه کرد: شبکه آزمایشگاهی دانشگاه شامل؛
آزمایشگاه مکانیک و خاك، غذا و دارو، محیط زیست، استاندارد و ... در حال فعال سازي است و نیز با طرح پویش (ارتباط با صنعت)دانشجو
می تواند وارد صنعت شود و با آموزش هاي صحیح دانشجو می تواند اشتغال یابدسرپرست دانشگاه آزاد اسلامی واحد کرج با اشاره به موضوع
مباحث و مقررات ملی ساختمان اعلام کرد: واحد کرج آمادگی دارد افرادي که تایید سازمان نظام مهندسی را دارند و مقررات ملی ساختمان
را خوب می دانند با رعایت ضوابط دانشگاه، در دانشگاه تدریس نمایند. وي در پایان با جمله اي از امیرکبیر که گفته اند " اگر نیت یکساله
دارید برنج بکارید و اگر نیت ده ساله دارید درخت بکارید و اگر نیت صد ساله دارید آموزش خوب ارائه دهید" بر ارائه آموزش خوب از سوي
دانشگاه آزاد اسلامی تاکید کرد و ابراز امیدواري نمود حاصل دستاوردهاي دانشگاه باید افراد مناسب باشد و بتوانیم به تمدن اسلامی
برسیم.دکتر رضا جمالپور عضو هیات علمی و هیات امناء دانشگاه آزاد اسلامی استان البرز با بیان اینکه براي استفاده از امکانات دو سازمان
می بایست تفاهم نامه منعقد گردد بیان داشت: اهداف تفاهم نامه ایجاد یک پژوهشکده مشترك، انتخاب دانشگاه آزاد اسلامی استان البرز



بعنوان مجري آموزشی و ایجاد دوره هاي ارتقاء پایه مهندسین است که با توجه به فضاها و امکانات آموزشی واحد کرج بتوان به اهداف مورد
نظر دست پیدا کرد.دکتر جمالپور در خصوص سیر مراحل لازم جهت مجري شدن آموزشی در این تفاهم نامه توضیح داد: در مجري شدن
نهادها یک پروسه اي وجود دارد که دانشگاه ابتدا باید ظرفیت هاي خود را اعلام نماید و سپس با طرح در کمیسیون آموزشی و بررسی آن،
پس از تایید کمیسیون با ارسال به به اداره کل راه و شهرسازي و در نهایت صلاحیت مجري گري داده می شود که دانشگاه آزاد اسلامی
توانست با انجام مراحل مذکور این صلاحیت را بدست آورد. در ادامه این نشست مهندس محسن خیري رئیس سازمان نظام مهندسی
ساختمان استان البرز با اشاره به اقدامات انجام شده در تفاهم نامه فی مابین دانشگاه آزاد اسلامی استان البرز و سازمان نظامی مهندسی
اظهار کرد: از جمله اقدامات انجام شده در گذشته، برگزاري همایش ها و سمینارها آنلاین از سوي دانشگاه آزاد اسلامی واحد کرج و نیروهاي
صنعت بود که توانست بازتاب هاي خوبی را داشته باشد و در کنار آن استفاده از ظرفیت هاي دانشگاه جهت برگزاري همایش روز مهندس

 
بود. 

مهندس خیري افزود: ایجاد یک مرکز مشترك جهت انجام مباحث تحقیقاتی مسکن و ساختمان که شامل سه گروه پژوهشی، عمرانی و

تاسیسات و معماري و شهرسازي باشد ایجاد کنیم.  

 
در پایان این نشست تفاهم نامه همکاري ما بین دانشگاه آزاد اسلامی استان البرز و سازمان نظام مهندسی استان البرز به امضاء رسید. 

روابط عمومی دانشگاه آزاد اسلامی واحد کرج



رشد 937 درصدي تعداد کتابخانه هاي خراسان جنوبی به برکت انقلاب اسلامی/
افتتاح 5 کتابخانه و کلنگ زنی 19 پروژه به مناسبت دهه فجر

منبع: داناشماره خبر:  615  |  تاریخ: 1400/11/21

حاجی گفت: قبل از پیروزي شکوهمند انقلاب اسلامی ایران، تعداد 8 باب کتابخانه در استان دایر بوده است که در چهل و سومین
سالگرد پیروزي شکوهمند انقلاب اسلامی ایران، این تعداد به 83 باب افزایش پیدا کرده و رشد 937 درصدي داشته است.

حاجی گفت: قبل از پیروزي شکوهمند انقلاب اسلامی ایران،
تعداد ي2 باب کتابخانه در استان دایر بوده است که در چهل و
سومین سالگرد پیروزي شکوهمند انقلاب اسلامی ایران، این
تعداد به ي23 باب افزایش پیدا کرده و رشد ي33ي1 درصدي

 
داشته است. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ محمود حاجی مدیرکل
کتابخانه هاي عمومی خراسان جنوبی در گفتگو با خبرنگار
خاورستان، با اشاره به اینکه اداره کل کتابخانه هاي استان
خراسان جنوبی در سال 13ي24 در استان شروع بکار کرد،
گفت: قبل از پیروزي شکوهمند انقلاب اسلامی ایران، تعداد
ي2 باب کتابخانه در استان دایر بوده است که در چهل و

 
سومین سالگرد پیروزي شکوهمند انقلاب اسلامی ایران، این تعداد به ي23 باب افزایش پیدا کرده و رشد ي33ي1 درصدي داشته است. 

وي افزود: همچنین زیربناي فضاي کتابخانه اي استان در قبل از انقلاب یک هزار و 350 مترمربع بوده است که اکنون به 2ي0 هزار و ي30

 
مترمربع افزایش پیدا کرده و یک هزار و ي232 درصد رشد داشته است. 

مدیرکل کتابخانه هاي خراسان جنوبی یادآور شد: از ي23 باب کتابخانه استان، ي12 کتابخانه نهادي و 11 کتابخانه مشارکتی است.  

حاجی تصریح کرد: خوشبختانه امسال و بعد از 12 سال، زمین کتابخانه مرکزي استان با بیش از ي3 هزار متر مربع مساحت در بلوار شهید

ناصري بیرجند تملک شد.  

وي با اشاره به جذب 20 میلیارد ریال کمک خیرین و بنیادهاي علوي، برکت و قلمچی در راستاي ساخت و تجهیز کتابخانه هاي عمومی
استان در امسال، اظهارکرد: همچنین طی یک سال گذشته، اعتبارات عمرانی کتابخانه هاي عمومی استان رشد بی سابقه 120 درصدي

داشته است.  

او از تأمین5ي1 هزار و ي1ي1ي2 نسخه کتاب به ارزش بیش از 1ي1 میلیارد و 333 میلیون ریال و 2ي2 هزار و ي245 نسخه نشریه به

ارزش بیش از یک میلیارد و ي2ي14 میلیارد ریال در امسال؛ براي غنی سازي منابع کتابخانه اي استان خبر داد.  

 
افتتاح 5 کتابخانه و کلنگ زنی 1ي3 پروژه 

مدیرکل کتابخانه هاي خراسان جنوبی با بیان اینکه طی یک سال گذشته اقدامات شاخصی توسط اداره کل کتابخانه هاي خراسان جنوبی



انجام شده است که در دهه فجر شاهد بهره برداري از آن هستیم، اظهارکرد: افتتاح و بازگشایی 5 باب کتابخانه در شهرستان هاي بیرجند،
زیرکوه، قائنات، فردوس و خوسف، افزایش کتابخانه هاي سیار استان به 2 باب؛ با افتتاح کتابخانه سیار مستقل در شهرستان قائنات، افتتاح
بخش هاي ویژه و تخصصی روشندلان و ناشنوایان در کتابخانه محمد تقی کریم پور بیرجند و مناسب سازي بیشتر کتابخانه هاي سطح

 
استان براي معلولین، از جمله این طرح ها است. 

حاجی از کلنگ زنی و آغاز اجراي عملیات عمرانی براي 1ي3 پروژه شامل احداث، توسعه، تکمیل و زیباسازي کتابخانه هاي عمومی استان،

 
به صورت هم زمان خبر داد. 

وي بیان اینکه با عنایت به تاکیدات مقام معظم رهبري (مد ظله العالی) در خصوص ترویج فرهنگ کتاب و کتابخوانی در میان اقشار مختلف
جامعه، اداره کل کتابخانه هاي عمومی خراسان جنوبی برنامه هاي متعددي را پیگیري می کند، گفت: در همین راستا؛ طرح "کتابخانه
گردي" با هدف ارتقاي سطح فرهنگ کتاب و کتابخوانی و آموزش مادام العمر افراد جامعه اجرا می شود. نشست کتاب خوان هم طرح دیگري

 
است که به منظور به اشتراك گذاري کتاب هاي خوانده شده و با هدف ترویج و تبلیغ مطالعه در قالب معرفی کتاب برگزار می شود. 

حاجی طرح هاي نقد و بررسی کتاب با هدف جداسازي و پیش رو قرار دادن سره و ناسره، جشنواره خاطره نویسی با هدف تقویت قدرت
نگارش، شناسایی و پرورش استعداد نویسندگی، جشنواره قصه گویی با هدف کشف استعدادها و تربیت مربیّ قصه گویی ،توسعه و ترویج
فرهنگ قصه گویی، طرح کتاب خوان ماه با هدف ارتقاي فرهنگ مطالعه و کتابخوانی در جامعه، دسترسی همگانی به کتاب، لزوم معرفی
کتابهاي مفید براي پرورش فکري آحاد مختلف مردم جامعه و همچنین ارتقاي فضایل اخلاقی و فرهنگ عمومی از طریق مطالعه کتابهاي

مفید و فاخر، را از دیگر طرح هاي اداره کل کتابخانه هاي استان عنوان کرد.  

مدیرکل کتابخانه هاي خراسان جنوبی افزود: طرح با هم بخوانیم ، جشنواره کتاب خوانی رضوي و چهل قلم؛ آیین تجلیل از اهالی قلم متعهد

 
و برجسته هم از طرح هاي اجرا شده در این اداره کل است. 

وي برگزیده شدن 2 کتابدار استان در سطح ملی و خیر کتابخانه ساز استان به عنوان خیر برگزیده کشوري در سال جاري، انعقاد تفاهم نامه
با دستگاه هاي اجرایی به منظور تبدیل کتابخانه هاي عمومی به پایگاه هاي اجتماعی، فرهنگی و اشتغال آفرینی در راستاي منویات مقام
معظم رهبري، برگزاري 208 نشست کتابخوان، برگزاري 221 مسابقه کتابخوانی، برگزاري یازدهمین جشنواره کتابخوانی رضوي با مشارکت
31 هزار و 192 نفر، راه اندازي و تجهیز بخش کودك در تمامی کتابخانه هاي عمومی استان، دسترسی رایگان به فایل الکترونیک بیش از
130 میلیون کتاب ، مقاله، پایان نامه و گزارش از طریق وبگاه مرجع مگاپیپر megapaper ، برگزاري 705 نمایشگاه کتاب، برگزاري 20
محفل ادبی، اجراي 1370 برنامه مناسبتی، برگزاري 20 جلسه نقد و رونمایی کتاب، تولید و انتشار بیش از 10 هزار محتواي فرهنگی
وآموزشی، برگزاري 15 محفل قرآنی و برگزاري 5 نشست علمی- تخصصی را از اقدامات شاخص اداره کل کتابخانه هاي استان در امسال

 
برشمرد. 

انتهاي پیام /



رونق کشاورزي در خشک ترین اقلیم ایران/ انقلاب اسلامی ظرفیت هاي پنهان یزد

را نمایان کرد

منبع: داناشماره خبر:  616  |  تاریخ: 1400/11/21

کمتر فردي متصور است که خشک ترین اقلیم ایران که با کمبود شدید منابع آبی مواجه است در زمینه کشاورزي حرفی براي گفتن
داشته باشد این تصور در زمان رژیم پهلوي نیز وجود داشت اما در دوران انقلاب اسلامی توجه به ظرفیت هاي پنهان استان یزد

باعث درخشیدن این استان کویري در زمینه کشاورزي شد.

 کمتر فردي متصور است که خشک ترین اقلیم ایران که با
کمبود شدید منابع آبی مواجه است در زمینه کشاورزي حرفی براي گفتن داشته باشد این تصور در زمان رژیم پهلوي نیز وجود داشت اما در

 
دوران انقلاب اسلامی توجه به ظرفیت هاي پنهان استان یزد باعث درخشیدن این استان کویري در زمینه کشاورزي شد. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ به نقل از یزدرسا ، مردم یزد جز استانهاي پیشقراولی بودند که بعد از استانهاي قم و تبریز در
فرودین5ي1به رهبري سومین شهید محراب آیت االله صدوقی بدون توجه به جان خود براي سربلندي نام ایران و برافراشتن پرچم اسلام به

 
خیابان آمدند و عاملی شدند تا بساط ظلم وجور طاغوت از کشور ایران برچیده شود. 

این مردمان سخت کوش پس از انقلاب اسلامی و جنگ ي2ساله تحمیلی به کشورمان از پاي نایستاده و جهاد خود را در مسیري دیگر ادامه
دادند و همین موضوع باعث شده نام یزد جز استانهاي مهم و تاثیرگذار در زمینه هاي اقتصادي باشد و نقش یزد در تولید کشور غیر قابل

 
انکار باشد. 

امروز 43 سال از انقلاب اسلامی ایران می گذرد و استان یزد به خود می بالد که در بسیاري از زمینه ها گوي سبقت را ربوده و به نمادي از
پیشرفت و توسعه تبدیل شده است و اکنون یزد به عنوان اولین شهر ایرانی که به ثبت جهانی رسیده است، در بسیاري از زمینه هاي صنعتی،

 
معدنی، علمی، اقتصادي وکشاورزي رتبه هاي برتر کشور را از آن خود کرده است. 

قصد داریم در سلسله گزارشاتی ویژگی هاي ممتاز این استان در بخش هاي صنایع و معادن، کشاورزي، گردشگري ، آموزش و... مورد بررسی

 
قرار دهیم که امروز در پنجمن سري از این سلسه گزارشات وضعیت کشاورزي و افتخارات استان در این زمینه را بررسی می کنیم. 



  

 
صادرات 600هزارتن محصول کشاورزي از یزد کویري/در آمد حدود یک میلیاردي از صادرات کشاورزي 

شاید کمتر فردي ،این موضوع که استان کویري یزد که با مشکلات متعدد آبی و خشکسالی26ساله روبه رو است توانایی تولید محصولات
کشاورزي داشته باشد این موضوعی بود که در قبل از انقلاب اسلامی نیز در مسئولان حکومت پهلوي وجود داشت و به کشاورزي این خطه

کویري که مردمانش با سخت کوشی آب را از دل زمین به وسیله قنات بیرون کشیدند هیچ توجهی نمی کردند.  

سید ابوالفضل وکیلی رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان یزد در گفتگو با یزدرسا با اشاره به اینکه سطح زیرکشت استان در سال 1357 ،
20 هزار و 819 هکتار بود خاطرنشان کرد: استان یزد با دارا بودن 76 هزار بهره بردار و سطح زیر کشت 1 درصد کشاورزي نسبت به کل

کشور توانسته 1.3 درصد از تولیدات کشور را تولید کند.  

وي ادامه داد: میزان تولیدات محصول زراعی استان از 37 هزار و 575 تن در سال 1357 هم اکنون به 595 هزار تن در سال 99 رسیده که

نشان از رشد15درصد تولیدات محصولات زراعی استان یزد دارد.  

وي با تاکید بر اینکه کشاورزي استان یزد امروز به جایگاهی رسیده است که توانایی صادرات620هزارتن انواع محصولات کشاورزي را دارد
ابراز داشت:حدود350هزارتن از این میزان متعلق به تولید محصولات گلخانه اي، 40هزارتن پسته، 32هزارتن انار، 3هزارتن روناس و... می

 
باشد مجموع ارزش محصولات صادراتی استان بالغ بر 900میلیون دلار برآورد می شود. 

 
 

رتبه دوم محصولات گلخانه اي متعلق به استان کویري یزد  



وکیلی ادامه داد: با توجه به شرایط اقلیمی و تداوم حدود 26 سال خشکسالی عملکرد محصول با استفاده از روش هاي نوین آبیاري و علمی و

با توسعه کشت هاي گلخانه اي در واحد سطح نزدیک به چهار برابر شده است.  

وکیلی با بیان اینکه 569هزارتن میزان تولیدات گلخانه اي استان یزد می باشد تصریح کرد: استان یزد توانسته جایگاه دوم محصولات گلخانه
اي کشور را با احداث و توسعه کشت هاي گلخانه اي در سطحی معادل 1998 هکتار گلخانه و تولید بالغ بر 570 هزار تن محصول سبزي و

 
صیفی و 14 میلیون شاخه گل زینتی به خود اختصاص بدهد. 

وي با اشاره به اینکه 165درصد از کل گلخانه هاي کشور در یزد واقع است خاطرنشان کرد: 85هکتار از گلخانه هاي استان به کاشت

 
خیارسبز،697هکتار به کاشت گوجه فرنگی،365هکتار به کاشت فلفل و65هکتار به بادمجان اختصاص یافته است. 

رشد10درصدي تولید محصولات باغی استان در بعد از انقلاب  

وکیلی رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان یزد خاطرنشان کرد: تولیدات محصولات باغی از 29 هزار تن به 282 هزار تن افزایش داشته

 
است که رشد 10 درصدي تولیدات را نشان میدهد. 

وي با اشاره به اینکه اراضی باغی استان 2.6درصد از اراضی باغی کشور را تشکیل می دهد ابراز داشت:جمع کل اراضی باغی استان

 
82هزارو500هکتار می باشد که از این میزان54هزارو133هکتار آن به کاشت پسته اختصاص یافته است. 

این مقام مسئول استان یزد ادامه داد:5هزارو913هکتار از اراضی باغی استان به کاشت انار اختصاص یافته که در این زمینه رتبه دوم در سطح

 
کشور را به خود اختصاص داده همچنین 908هکتار به کاشت زعفران، 194هکتار به کاشت خرما اختصاص یافته است. 

وي ادامه داد: استان یزد رتبه چهارم در زمینه تولید زردالو و قیسی و همچنین 7تولید زعفران در سطح کشور رتبه 8در زمینه تولید خرما را

 
به خود اختصاص داده است. 

 
 

رشد 9برابري تولید دامی استان نسبت به قبل از انقلاب  

 
وکیلی افزود: درتولید محصولات دام و طیور نسبت به سال 1357 با تولید 434 هزار تن محصول در سال 1399رشد 9 برابري داشته است. 



رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان یزد با بیان اینکه 2.5درصد گوشت قرمز کشور در یزد تولید می شود اظهار داشت: میزان تولید گوشت

 
قرمز اسنتان 21هزار و631تن می باشد. 

وي ادامه داد:در زمینه تولید گوشت مرغ نیز استان یزد با تولید 0هزار 351تن حدود2.4درصد از کل تولید مرغ کشور را به خود اختصاص

 
داده است هم چنین استان یزد توانایی تولید سالانه340هزارو422تن تخم مرغ و 310هزارهزارتن شیر را دارد. 

وکیلی با اشاره به اینکه استان یزد با 79هزار کندو زنبور عسل توانایی تولید 384تن عسل در سال را دارد ابراز داشت: در استان یزد سالانه

 
151هزار راس گاو و گوساله تولید می شود. 

  

 
یزد قطب پرورش اسب اصیل عرب 

رئیس سازمان جهاد کشاورزي یزد گفت: استان به قطب صنعت پرورش اسب اصیل عرب تبدیل شده است.  

وکیلی ادامه داد: استان یزد همچنین در این سالها توانسته ظرفیت هاي پنهان استان را با ارزش گذاري احیا و ایجاد اشتغال کند که در این
زمینه می توان به تکمیل زنجیره پرورش و تولید شتر اشاره کرد که در حاضر استان یزد یکی از قطب هاي پرورش شتر در سطح کشور می

 
باشد. 

وي با اشاره به اینکه استان یزد به علت خشکسالی و کمبود اب، استخرهاي ذخیره اب براي ابیاري زمین هاي کشاورزي استفاده می شود
ابراز داشت: کشاورزان یزدي توانستند از این ظرفیت نیز حتی استفاده و در زمینه پرورش ماهی فعالیت نمایند که همین موضوع باعث شده

 
استان یزد یکی از قطب هاي پرورش ماهی تیلاپیلا در کشور باشد. 

در مجموع می توان گفت استان کویري یزد که در دوران سیاه پهلوي کمترین توجه ممکن به آن شده بود در دوران انقلاب اسلامی با اصلاح
و مدیریت روشهاي آبیاري و حرکن به سمت گیاهان کم آبخواه توانست هم نیاز کشور را در بسیاري از زمینه هاي کشاورزي برطرف کند وهم

 
عامل اشتغال تعداد قابل توجهی از جوانان خود باشد. 

انتهاي پیام/ك



افتتاح و بهره برداري از 6 پروژه عمرانی و اشتغال زایی در یزد

منبع: داناشماره خبر:  617  |  تاریخ: 1400/11/21

امروز با حضور استاندار یزد 6 پروژه عمرانی و اشتغال زایی به ارزش 880 میلیارد زیال در یزد افتتاح و به بهره برداري می رسد.

امروز با حضور استاندار یزد 6 پروژه عمرانی و اشتغال زایی به
ارزش 880 میلیارد زیال در یزد افتتاح و به بهره برداري می

رسد.  
به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ به نقل از یزدرسا، امروز
در آستانه سالروز پیروزي انقلاب اسلامی 6 طرح عمرانی و
اشتغال زایی توسط استاندار یزد افتتاح و به بهره برداري می

رسد.  

صبح امروز مرکز CT بیمارستان سید الشهدا علیه السلام یزد

به بهره برداري خواهد رسید.  

بهره برداري از هنرستان طرازي به همت سازمان نوسازي مدارس استان یزد، افتتاح پایگاه اورژانس مهرآوران به همت سازمان اورژانس استان

یزد و افتتاح ساختمان خوابگاه کانون اصلاح و تربیت به همت اداره کل زندان هاي استان یزد از جمله این پروژه هاست.  

هم چنین استاندار یزد یک واحد صنعتی بسته بندي و صادرات سبزي و صیفی جات تازه با اشتغال زایی 120 نفر و و یک اقامتگاه سنتی را

با اشتغالزایی 25 نفر افتتاح خواهد کرد.  

ارزش ریالی این پروژه ها که در بخش دولتی و خصوصی رقم خواهد خورد بیش از 880 میلیارد ریال است که امروز به بهره برداري خواهد

 
رسید. 

انتهاي پیام/



850 نفر از روستاییان از مسکن مناسب برخوردار شدند

منبع: شبستانشماره خبر:  618  |  تاریخ: 1400/11/21

مدیر اداره بنیاد مسکن انقلاب اسلامی شیروان گفت: با اتمام ساخت مسکن روستاییان در دهه فجر امسال، 850 نفر از مسکن
مناسب برخوردار شدند.

مدیر اداره بنیاد مسکن انقلاب اسلامی شیروان گفت: با اتمام
ساخت مسکن روستاییان در دهه فجر امسال، 850 نفر از

مسکن مناسب برخوردار شدند.  

«عزیز ابراهیمی» در گفت و گو با خبرنگار خبرگزاري شبستان
در شیروان اظهار کرد: واحدهاي مسکونی احداث شده واقع در
سه بخش مرکزي، سرحد و قوشخانه است که با بهره برداري از
آن، 221 خانوار روستایی مشتمل بر 845 نفر جمعیت از

 
خدمات مسکن مناسب برخوردار شدند. 

مدیر اداره بنیاد مسکن انقلاب اسلامی شیروان خاطرنشان کرد: همزمان با دهه مبارك فجر، عملیات ساخت 221 واحد مسکونی روستایی

 
این شهرستان که از هفته دولت آغاز شده بود، به اتمام رسید. 

ابراهیمی عنوان کرد: خانوارهایی که مسکن آنان غیرمقاوم بود در اولویت احداث مسکن هستند که مساحت هر باب 70 مترمربع و تسهیلات
پرداختی متقاضیان بین یک میلیارد ریال با بازپرداخت 18 ساله و 400 میلیون ریال 12 ساله برآورد شده که در مجموع براي این تعداد،

165 میلیارد و 750 میلیون ریال اعتبار هزینه شده است.  

وي اضافه کرد: روستاها به عنوان قطب اصلی تولید محصولات کشاورزي و دامپروري باید مورد توجه بیشتري قرار گیرند و تامین نیازهاي
اساسی روستاییان مانند مسکن امري ضروري است، بهبود وضعیت اشتغال در روستاها و همچنین تسهیل تامین مسکن می تواند مشوق
بسیاري از جوانان روستایی براي ادامه زندگی در روستاها باشد که در این شرایط تسهیلات ساخت مسکن روستایی می توان نقش مهمی ایفا

 
کند. 

وي به خسارات ناشی از غیر مقاوم بودن واحدهاي مسکن روستایی اشاره کرد و گفت: مقاوم سازي واحدهاي آسیب پذیر اهمیت بسیاري

 
دارد، چنانچه واحدهایی که بازسازي شده اند، معمولا در حوادثی، چون سیل و زلزله آسیب ندیده اند و خسارات جانی نداشته اند. 

به گفته مدیر اداره بنیاد مسکن انقلاب اسلامی شیروان اکنون 18 هزار خانوار مشتمل بر 68 هزار نفر از جمعیت شیروان در مناطق روستایی
این شهرستان سکونت دارند.



جوانان بومی جویاي کار هرمزگانی در پورتال استانداري ثبت نام کنند

منبع: شبستانشماره خبر:  619  |  تاریخ: 1400/11/21

خاکی نهاد گفت: بر اساس پیگیري هاي انجام شده توسط مهندس دوستی استاندار هرمزگان ، مقرر شد صنایع استان نیازهاي خود
را در زمینه جذب و بکارگیري نیروي انسانی جدید از طریق بانک اطلاعاتی متقاضیان اشتغال استانداري هرمزگان تامین کنند.

خاکی نهاد گفت: بر اساس پیگیري هاي انجام شده توسط مهندس دوستی استاندار هرمزگان ، مقرر شد
صنایع استان نیازهاي خود را در زمینه جذب و بکارگیري نیروي انسانی جدید از طریق بانک اطلاعاتی

 
متقاضیان اشتغال استانداري هرمزگان تامین کنند. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از بندرعباس، « محسن خاکی نهاد » در گفتگویی خبري اظهار کرد: استاندار هرمزگان از زمان
انتصاب، حل مساله اشتغال و به کارگیري نیروهاي بومی در صنایع استان را به عنوان یکی از دغدغه هاي مهم خود در دستور کار قرار داده
است و در سفر اخیر رییس جمهور به استان، این مطالبه از سوي استاندار به شکل پیشنهاد به هیات دولت ارائه شد که با نگاه مساعد دولت

 
براي رفع مشکل اشتغال جوانان بومی استان، خوشبختانه پیشنهاد استاندار مورد تصویب قرار گرفت. 

وي افزود: متقاضیان اشتغال می توانند با مراجعه به پورتال استانداري هرمزگان، از طریق بخش ثبت نام در سایت به نشانی

 
www.hormozgan.ir اطلاعات خود را وارد و درخواست خود را ثبت کنند. 

سرپرست معاونت توسعه مدیریت و منابع استانداري هرمزگان بیان کرد: این اطلاعات از سوي استانداري هرمزگان در اختیار صنایع قرار
خواهد گرفت و از این پس نیاز صنایع در زمینه جذب نیروي انسانی جدید از طریق افراد ثبت نام شده در این سامانه رفع خواهد شد.



کمیسیون تلفیق با «همسان سازي حقوق بازنشستگان و تامین کارانه پرستاري» در
سال 1401 موافقت کرد

منبع: رشتوندشماره خبر:  620  |  تاریخ: 1400/11/21

 
کمیسیون تلفیق با «همسان سازي حقوق بازنشستگان و تامین کارانه پرستاري» در سال 1401 موافقت کرد 

«رحیم زارع» در توضیح نشست روز چهارشنبه کمیسیون تلفیق بودجه 1401 مجلس شوراي اسلامی به خبرنگاران گفت: کمیسیون مصوب
کرد به منظور اجراي قانون تعرفه گذاري خدمات پرستاري و تحقق کارانه پرستاي به میزان 5 هزار میلیارد تومان از مالیات سیگار به این

 
بخش تعلق بگیرد. 

سخنگوي کمیسیون تلفیق بودجه مجلس شوراي اسلامی افزود: همچنین مقرر شد در سال 1401 مربیان قرآنی از نظر استخدامی تغییر

وضعیت یافته و بودجه آن از سرجمع بودجه عمومی تامین شود.  
نماینده مردم آباده در مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: اعضاي کمیسیون تلفیق در نشست امروز مصوب کردند که مبلغ 200 میلیارد تومان

 
تسهیلات براي دانشجویان کمیته امداد خمینی(ره) و بهزیستی در بودجه سال 1401 در نظر گرفته شود. 

وي ادامه داد: همچنین امروز مصوب شد مبلغ 500 میلیارد تومان از محل تسهیلات تبصره 16 نیز براي اشتغال زندانیان حین و بعد از حبس

 
در نظر گرفته شود. 

زارع خاطرنشان کرد: در نشست امروز اعضاي کمیسیون موافقت کردند که بند (و) تبصره (2) لایحه بودجه، همسان سازي حقوق
بازنشستگان در سال 1401 انجام شود.



جوانان بومی جویاي کار هرمزگانی در پورتال استانداري ثبت نام کنند

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  621  |  تاریخ: 1400/11/21

به گزارش خبرگزاري فارس از بندرعباس، محسن خاکی نهاد
صبح امروز اظهار کرد: مهدي دوستی استاندار هرمزگان از
زمان انتصاب، حل مساله اشتغال و به کارگیري نیروهاي بومی
در صنایع استان را به عنوان یکی از دغدغه هاي مهم خود در
دستور کار قرار داده است و در سفر اخیر رییس جمهور به
استان ، این مطالبه از سوي استاندار به شکل پیشنهاد به هیات
دولت ارائه شد که با نگاه مساعد دولت براي رفع مشکل
اشتغال جوانان بومی استان ، خوشبختانه پیشنهاد استاندار

مورد تصویب قرار گرفت.  

خاکی نهاد گفت: متقاضیان اشتغال می توانند با مراجعه به پورتال استانداري هرمزگان، از طریق بخش ثبت نام در سایت به نشانی

 
www.hormozgan.ir اطلاعات خود را وارد و درخواست خود را ثبت کنند. 

سرپرست معاونت توسعه مدیریت و منابع استانداري هرمزگان بیان کرد: این اطلاعات از سوي استانداري هرمزگان در اختیار صنایع قرار

 
خواهد گرفت و از این پس نیاز صنایع در زمینه جذب نیروي انسانی جدید از طریق افراد ثبت نام شده در این سامانه رفع خواهد شد. 

انتهاي پیام/ 88055



آخرین خبر از همسان سازي حقوق بازنشستگان

منبع: فردا نیوزشماره خبر:  622  |  تاریخ: 1400/11/21

نادیده گرفته شدن سوابق بازنشستگان مشاغل سخت و زیان آور در متناسب سازي مستمري بازنشستگان تامین اجتماعی یکی
دلایل اعتراض اخیر کارگران بازنشسته بود و حالا قرار است این سوابق در متناسب سازي اعمال می شود.

نادیده گرفته شدن سوابق بازنشستگان مشاغل سخت و زیان آور در متناسب سازي مستمري بازنشستگان تامین اجتماعی یکی دلایل

 
اعتراض اخیر کارگران بازنشسته بود و حالا قرار است این سوابق در متناسب سازي اعمال می شود. 

همسان سازي حقوق بازنشستگان یعنی حقوق فردي که در گروه
شغلی خود، حقوق پایینی دارد به کسی که حقوق بالایی دارد،
نزدیک شود. در تازه ترین اظهار نظر رییس کمیسیون برنامه و
بودجه تاکید کرده که اجراي همسان سازي حقوق بازنشستگان با
هدف ایجاد عدالت در پرداخت ها در برنامه هفتم توسعه محقق
خواهد شد.در حالی که قرار بود همسان سازي حقوق بازنشستگان از
ابتداي سال در حقوق ها درنظر گرفته شود،اما تاکنون این طرح

اجرایی نشده است. سه میلیون و 600 هزار بازنشسته در انتظار اجراي مصوبه قانونی همسان سازي حقوق بازنشستگان هستند.در ادامه

 
آخرین اخبار از همسان سازي حقوق بازنشستگان را می خوانید. 

رئیس کانون بازنشستگان تامین اجتماعی شهرستان تهران، از تصمیم مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی براي اعمال کلیه سوابق بیمه اي

بازنشستگان مشاغل سخت و زیان آور در محاسبه مبلغ متناسب سازي خبر داد.  

علی دهقان کیا، گفت: «با پیگیري کانون عالی بازنشستگان تامین اجتماعی و همکاري مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی کلیه سوابق بیمه

اي بازنشستگان مشاغل سخت و زیان آور در محاسبه مبلغ متناسب سازي آن ها اعمال می شود.»  

به گفته رئیس کانون بازنشستگان تامین اجتماعی شهرستان تهران؛ تا پیش از این، مبلغ متناسب سازي بازنشستگان مشاغل سخت و زیان

آور بدون در نظر گرفتن «سنوات ارفاقی» محاسبه می شد.  

بر اساس قانون تامین اجتماعی بیمه شدگانی که در مشاغل سخت و زیان آور اشتغال دارند، می توانند با 20 سال بیمه پردازي متوالی و 25
سال بیمه پردازي متناوب بازنشسته شوند و به ترتیب از 10 و 5 سال سنوات ارفاقی به ازاي پرداخت 4 درصد مابه التفاوت بیمه اي بهره مند

شوند.



بهره برداري از 4 مجتمع گلخانه اي در ایلام

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  623  |  تاریخ: 1400/11/21

همایون مظاهري معاون جهاد کشاورزي ایلام صبح امروز در
گفت وگو با خبرنگار خبرگزاري فارس در ایلام گفت: استان
ایلام ظرفیت توسعه و ایجاد پنج هزار هکتار باغ پسته را با

 
توجه به ارزش افزوده دارد. 

وي افزود: برخی از مناطق استان استعداد بسیار مناسبی براي
پرورش باغ پسته دارند و کشت هاي الگویی نیز انجام گرفته

 
است. 

معاون جهاد کشاورزي ایلام گفت: بر اساس بررسی ها و مطالعات انجام گرفته مناطق زرنه ایوان، هلیلان و چرداول از مهمترین نقاطی هستند

 
که استعداد پرورش کشت و توسعه باغات پسته را در استان دارند. 

وي یادآور شد: بر اساس مطالعات انجام گرفته حتی استعداد برخی از این مناطق براي پرورش و رشد پسته از حد نرمال بالاتر است که این

 
یک مزیت و ظرفیت ویژه به شمار می رود. 

مظاهري تاکید کرد: می توان با راه اندازي و بهره برداري از ایستگاه پمپاژ با هدف توسعه کشت باغات پسته تحول عظیمی در سرمایه گذاري

در این بخش ایجاد کرد.  

وي همچنین به بهره برداري از چهار مجتمع گلخانه اي در استان اشاره کرد و گفت: توسعه واحدهاي گلخانه اي علاوه بر ایجاد اشتغال نقش

مهمی در تولید انواع محصولات صیفی و باغی پا کوتاه به صورت چهار فصل دارد.  

معاون جهاد کشاورزي ایلام اضافه کرد: تولید انواع محصولات گلخانه اي علاوه بر درآمدزایی از نظر بهبود تولیدات نقش مهمی در توسعه

صادرات نیز می تواند داشته باشد.  

انتهاي پیام/



مطالبات اتحادیه هاي علمی دانشجویی در چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  624  |  تاریخ: 1400/11/21

 حوزه تشکل هاي دانشگاهی خبرگزاري فارس، یازدهمین روز

 
از دهه فجر انقلاب اسلامی در سال جاري با عنوان « انقلاب اسلامی، جهش علمی، نخبه پروري، تمدن اسلامی» نامگذاري شده است. 

اتحادیه ها و انجمن هاي علمی دانشجویی به عنوان بزرگترین مجموعه هاي دانشجویی کشور جزو مجموعه هاي فعال دانشجویی در دانشگاه
هاي کشور هستند که جوانان فعال در آنها نقش برجسته اي در پیشرفت هاي علمی کشور دارند و ظرفیت هاي بسیاري را در دانشگاه هاي
سراسر کشور در اختیار دارند که با بهره وري مناسب از این بستر پیرو فرمایشات اخیر مقام معظم رهبري در باره اعتماد نقطه زن به جوانان
متخصص و فعال علمی کشور و همچنین منویات ایشان در بیانیه گام دوم انقلاب در خصوص محوریت جوانان متخصص و متعهد انقلابی

جهت تحقق نظام پیشرفته اسلامی می توان گام هایی استوار در مسیر توسعه علم محور ایران عزیز برداشت.   

با توجه به جایگاه اتحادیه ها و تشکل هاي دانشجویی علمی، و همچنین با توجه به نامگذاري یازدهمین روز از دهه فجر انقلاب اسلامی در
سال 1400 نشستی با عنوان «مطالبات اتحادیه هاي علمی دانشجویی در چهل سومین سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی» را با حضور جمعی از

 
ادوار و دبیران فعلی اتحادیه هاي علمی دانشجویی کشور در خبرگزاري فارس برگزار کردیم. 

در این نشست هر یک از فعالین علمی دانشجویی کشور، مطالبات را در حوزه فعالیت اتحادیه هاي علمی مطرح کرده و از مسئولان وزارت

 
علوم و نهادهاي مرتبط خواستند تا به این مطالبات توجه شود. 

توزیع ناعادلانه امکانات و بی توجهی به فعالین علمی کشور علی رغم تاکیدات رهبر معظم انقلاب، عدم استفاده از ظرفیت بی نظیر اتحادیه
هاي علمی، عدم بکارگیري ادوار و فعالین علمی دانشجویی کشور در سطوح مدیریتی، عدم اطلاع بسیاري از مسئولین کشور از وجود ظرفیت
عظیم اتحادیه هاي علمی با بیش از بیست سال سابقه، ضعف جدي رسانه هاي خبري و رادیویی و تلویزیونی در ارائه تصویري درست و واقعی
از فعالیت هاي گسترده اتحادیه هاي علمی دانشجویی کشور، شرح دستاوردها و زمینه هاي فعالیت اتحادیه هاي علمی و لزوم علم گرایی و

تخصص محوري در اداره امور کشور از مواردي بود که فعالین تشکل هاي علمی دانشجویی در این نشست به آن اشاره کردند.  

 
مشروح این نشست در ادامه آمده است: 

 
شاهد نادیده گرفتن اتحادیه ها و تشکل هاي علمی دانشجویی هستیم 



کمیل یزدانی دبیر سابق اتحادیه انجمن هاي علمی دانشجویی مهندسی برق، مهندسی پزشکی، مهندسی انرژي و ماشین هاي ریلی کشور در
این نشست گفت: اتحادیه ها و انجمن هاي علمی دانشجویی به عنوان بزرگترین نهاد دانشجویی کشور فعالیت هاي گسترده اي را از بدو
تاسیس در بیست و دو سال گذشته در عرصه هاي ملی و بین المللی رقم زده اند و بطور سالانه با برگزاري بیش از 50 رویداد ملی و بیش از
5 رویداد بین المللی پرکارترین نهاد فعال دانشجویی کشور محسوب می شوند که همواره در سطوح دانشجویی مورد استقبال اقشار مختلف

 
دانشجویان قرار داشته اند. 

رئیس سابق سازمان علمی دانشجویی مهندسی برق کشور افزود: این نهاد دانشجویی حوزه هاي فعالیتی گسترده اي را تعمیم می دهد که از
آن جمله می توان به انجام فعالیت هاي پژوهشی، علمی و تحقیقاتی، برگزاري کارگاه هاي آموزشی، مهارتی و کاربردي، برگزاري دوره هاي
آموزشی نرم افزارهاي تخصصی، برگزاري همایش ها، سمینارها، کنفرانس ها، سخنرانی هاي علمی و جشنواره ها، بازدیدهاي علمی و
سفرهاي تحقیقاتی، نشست هاي تخصصی، انتشار نشریات کاغذي و الکترونیکی چند زبانه، برگزاري مسابقات علمی ملی و بین المللی، ارائه
مقاله هاي علمی و پژوهشی درکنفرانس ها، برگزاري نمایشگاه ها، بزرگداشت و تقدیر از مفاخر علوم و دانشجویان برگزیده، تالیف و ترجمه

 
کتاب، فعالیت هاي حوزه IT، چاپ مقالات علمی در مجلات علمی داخل و خارج از کشور و فعالیت در حوزه کارآفرینی و اشتغال اشاره کرد. 

عضو سابق شوراي سیاستگذاري بر انجمن هاي علمی وزارت علوم تاکید کرد: هر یک از حوزه هاي فعالیتی بیان شده در جشنواره بین المللی
حرکت وزارت علوم تحقیقات و فناوري که محلی براي ارائه دستاوردهاي اتحادیه ها و انجمن ها و فعالین علمی دانشجویی و بزرگترین
جشنواره دانشجویی کشور است، داراي حوزه رقابتی جداگانه اي ست که هر ساله مجموعه فعالین علمی دانشجویی در آن به رقابت می

 
پردازند. 

 دانشجوي دکتري مهندسی برق دانشگاه شهید بهشتی اضافه کرد: علی رغم این حجم از دامنه اثرگذاري اتحادیه هاي علمی دانشجویی در
سطح کشور و فعالیت هاي گسترده اي که در حوزه هاي علمی، پژوهشی، فناوري و کارآفرینی انجام می دهند، کمترین توجهی به آن ها از
سوي نهادهاي مختلف کشور در جهت استفاده از ظرفیت این فعالین دانشجویی، به خصوص در دوران پس از مسئولیتشان نمی گردد و این

 
جاي بسی تاسف دارد. 

 
  

 
 

 
  

وي افزود: این در حالی است که رهبر معظم انقلاب همواره بر لزوم توجه به اجتماع و گعده هاي علمی دانشجویی تاکید داشته اند تا آنجا که
فرمودند "در دفاع از حرکت علمی کشور، تا نفَس دارم کوتاه نخواهم آمد". این مهم آنقدر از نظر ایشان حائز اهمیت است که حتی در بیانیه



گام دوم انقلاب نیز به عنوان اولین سرفصل در توصیه هاي خود به موضوع علم و پژوهش، حتی بالاتر از موضوع معنویت و اخلاق یا اقتصاد
پرداخته اند. در بخشی دیگر از فرمایشات ایشان در بیانیه گام دوم نیز جوانان نخبه متعهد انقلابی به عنوان مهمترین ظرفیت امیدبخش

کشور در تحقق نظام پیشرفته اسلامی قلمداد شده اند.  

یزدانی تصریح کرد: حال آنکه علی رغم منویات مقام معظم رهبري و تاکیدات موکد ایشان در دیدارهاي مختلف در خصوص این مسئله هنوز

هم شاهد نادیده انگاري فعالین علمی دانشجویی در نشست ها و دیدارهاي مختلف و مرسوم دانشجویی و نخبگانی هستیم.  

وي ادامه داد: یکی از درخواست هاي ما این است که اتحادیه هاي علمی دانشجویی به عنوان بزرگترین نهاد دانشجویی کشور، در دیدار با
رهبر انقلاب که همواره صحبت ها و رهنمودهاي ایشان مرهمی بر تمامی دردها و آلام و سختی هاي راه پر فراز و نشیب مان بوده، بتوانند

یک نماینده براي بیان مسائل داشته باشند  

این فعال علمی دانشجویی اضافه کرد: واقعیت این است که حتی می توان گفت بسیاري از مسئولین در سطح وزارت علوم نیز از وجود چنین

اتحادیه هایی بی خبرند و این یک فاجعه است.  

وي گفت: بخشی از این مسئله نیز ناشی از کم کاري رسانه هاست. عدم پوشش رسانه اي از فعالیت هاي گسترده تشکل هاي علمی
دانشجویی، عدم وجود خبرنگاران مرتبط در حوزه علمی دانشجویی و حوزه دانشگاه، عدم ارتباط با اتحادیه هاي علمی دانشجویی بعنوان
بزرگترین نهاد دانشجویی کشور و ضعف در شناساندن این ظرفیت بزرگ علمی و نخبگانی به عموم مردم باعث شده تا تمامی توجهات
معطوف و متمرکز بر تشکل هاي سیاسی و اسلامی گردد و این خلاف رویه علم محوري در امور است و صرفا باعث گسترده شدن جبهه

گرایی و طیف گرایی و در اصطلاح سیاسی بازي بدور از علم گرایی و منطق می گردد.  

 
لزوم توجه مسئولان به جایگاه انجمن هاي علمی دانشجویی 

صیاد شیخی ئیلانلو دبیر سابق اتحادیه انجمن هاي علمی دانشجویی محیط زیست کشور در این نشست گفت: امروزه در کشور بحران هاي
محیط زیستی زیادي از جمله آلودگی هوا، کاهش منابع آب، فرونشست زمین، فرسایش خاك، از بین رفتن تنوع زیستی و تولید انبوه پسماند
نشان می دهد که رویکردهاي سیاسی و نگاه سیاسی به مدیریت محیط زیست نمی تواند از بروز بحران هاي محیط زیست جلوگیري یا آن

را حل کند. در واقع ما امروز نیازمند نگرش علمی و تخصصی به موضوعات کشور از جمله محیط زیست هستیم.  

وي ادامه داد: بر همین اساس تا وقتی که جایگاه انجمن هاي علمی دانشجویی به عنوان بدنه هاي پویا و فعال دانشگاهی و پل ارتباطی بین

دانشگاه، جامعه و صنعت در اولویت مدیران و تصمیم گیران نباشد، دانش و علم در مباحث مدیریتی و بخش اجرایی ما جایی نخواهد داشت.  

این فعال دانشجویی گفت: فعالین انجمن هاي علمی دانشجویی و اتحادیه هاي علمی کشور به عنوان افراد با تجربه در حوزه هاي مدیریتی و
با قرار گیري در فضاي تعاملی تشکل هاي دانشجویی این قدرت و تجربه را دارند، تا بتوانند در راستاي مدیریت هاي خرد و کلان کشوري
ورود پیدا کنند. اما متاسفانه در دهه هاي گذشته ورود به جایگاه هاي مدیریتی در کشور نه بر اساس علم و تخصص بلکه بر اساس جهت

 
گیري هاي سیاسی و از میان تشکل هاي فعال در حوزه هاي سیاسی صورت گرفته است. 

   



 
 

 
  

وي افزود: در واقع فعالین انجمن هاي علمی دانشجویی و اتحادیه هاي علمی پس از سال ها تلاش و تجربه هیچ جایگاهی در مباحث

 
مدیریتی و تصمیم گیري نداشته و حتی در بدنه کارشناسی نیز به این قشر توجهی نشده است. 

شیخی تاکید کرد: همچنین فعالین علمی کشور در صورت راه اندازي کسب و کارها و شرکت هاي مشاور نیز به دلیل عدم باورپذیري
مسئولان به جوانان و فعالان علمی دانشجویی نتوانسته اند در این خصوص هم موفق شوند. عملا بستري براي حمایت از این کسب و کارهاي
مستقل در کشور وجود نداشته و عمدتا فعالین علمی پس از تلاش هاي بسیار و ناامید از ورود به ساختار اجرایی کشور از این عرصه کنار

رفته و بخش بزرگی از آنها در تلاش براي مهاجرت هستند.  

وي گفت: اتحادیه انجمن هاي علمی دانشجویی محیط زیست با وجود اینکه یک شبکه نوپا در ساختار شبکه هاي دانشجویی کشور است،
توانسته در فعالیت هاي خود اقدامات قابل توجهی را در خصوص فعالیت هاي آموزشی و ارتباط و تعامل دانشجویان با فضاي کسب و کار و
ارتباط با جامعه را ایفا نماید. با وجود اینکه اتحادیه هاي علمی دانشجویی از حداقل حمایت هاي لازم نیز برخوردار نیستند، فعالین
دانشجویی این حوزه توانسته اند با رویکردهاي مدیریتی و تعاملی، فعالیت هاي ماندگاري را بر جاي بگذارند. البته که برخی از طرح هاي و

 
ایده هاي موفق این شبکه هاي دانشجویی نیز به دلیل عدم حمایت متوقف شده و یا به کندي پیش می روند. 

دبیر سابق اتحادیه انجمن هاي علمی دانشجویی محیط زیست کشور اظهار داشت: امروزه به جرات می توان گفت در دو سال اخیر شبکه
علمی دانشجویی حوزه محیط زیست توانسته بیش از چند صد برنامه مختلف را طرح ریزي و با حضور چند ده هزار نفر برگزار کند. ظرفیتی
که در کمتر ارگانی با وجود بودجه هاي کلان تخصیص یافته به آنها می توان این را دید. لذا زمان آن رسیده است که نگاهمان به شبکه

علمی دانشجویی کشور را تغییر داده و آنها را شبکه هاي تاثیر گذار در سیستم آموزشی و مدیریتی در کشور برشماریم.  

 
  



 
 

 
  

وي گفت: تا به امروز عدم حمایت ها و ساختار هاي پیچیده و غیر ضروري موجب کاهش انگیزه هاي فعالیتی در تشکل هاي علمی
دانشجویی شده و آنها را از فضاي علمی کشور دور کرده است. اگر امروز نتوانیم این چالش ها را برطرف کرده و به ابزارهاي حمایتی و

 
تشویقی تشکل هاي علمی دانشجویی در کشور روي نیاوریم به زودي شاهد فروپاشی بزرگترین ساختار دانشجویی در کشور خواهیم بود.  

این فعال دانشجویی گفت: حذف ساختارهاي اداري غیر ضروري براي فعالیت تشکل هاي دانشجویی و افزایش قدرت استقلال و تصمیم
گیري توسط جایگاه حقوقی این تشکل ها، افزایش مشوق هاي دانشجویی در جهت افزایش انگیزه هاي فعالیتی در تشکل هاي علمی
دانشجویی، توجه ویژه به ادوار تشکل هاي علمی دانشجویی در جهت پست هاي مدیریتی بر اساس سابقه و تجربه فعالیت هاي مدیریتی
آنها، ایجاد ساختارهایی براي حضور ادوار تشکل هاي علمی دانشجویی و اتحادیه هاي علمی دانشجویی در کنار مدیران اجرایی، استفاده از

 
ظرفیت هاي تشکل هاي علمی دانشجویی در تصمیم سازي و اجراي قوانین کشوري در حوزه هاي مختلف 

توجه به ساختارهاي علمی دانشجویی در رویکردهاي آموزشی و ترویجی در کشور از پیشنهادات و مطالباتی است که می تواند موجب افزایش

انگیزه فعالیت هاي دانشجویان شود.  

 
لزوم توجه به تشکل ها و اتحادیه هاي دانشجویی علمی و استفاده از ظرفیت آنها 

روشنک مرادي دبیر اتحادیه انجمن هاي علمی دانشجویی مهندسی برق، مهندسی پزشکی، مهندسی انرژي و ماشین هاي ریلی کشور هم در
این نشست درباره فعالیت هاي این اتحادیه گفت: اتحادیه انجمن هاي علمی دانشجویی مهندسی برق به عنوان بزرگترین تشکل علمی

 
دانشجویی کشور بود که در دو سال پیاپی موفق به کسب دو عنوان در میان اتحادیه هاي برتر کشور شده است. 

وي تاکید کرد: در حال حاضر با عضویت بیش از 200 انجمن علمی در رشته هاي مهندسی برق، مهندسی پزشکی، مهندسی انرژي و راه

 
آهن از دانشگاه هاي دولتی، آزاد و فنی حرفه اي سراسر کشور مشغول فعالیت است. 

این فعال دانشجویی تصریح کرد: اتحادیه مهندسی برق به عنوان یکی از پویاترین اتحادیه هاي کشور و متشکل از 14 کمیسیون اصلی طی

 
23 سال گذشته به عنوان نماینده دانشجویان مهندسی برق به فعالیت هاي تاثیرگذاري در حیطه هاي مربوطه پرداخت است. 

وي درباره شاخص ترین فعالیت هاي اتحادیه گفت: برگزاري بیستمین دوره کنفرانس ملی دانشجویی مهندسی برق ایران، همکاري در
برگزاري دومین کنفرانس ملی مهارت هاي نوین در مهندسی برق و کامپیوتر و فن آوري ارتباطات، همکاري در ششمین کنفرانس پردازش
سیگنال و سیستم هاي هوشمند ایران، برگزاري نمایشگاه ملی و مسابقه ملی رباتیک هیرکان و برگزاري جشنواره ملی کارگاه هاي مهندسی



ایران با حضور 15 دانشگاه برتر کشور و برگزاري بیش از 20 رویداد علمی در زمینه هاي مختلف مهندسی و شرکت بیش از 500 دانشجو در

 
این رویدادها از شاخص ترین فعالیت هاي اتحادیه است که به تازگی صورت گرفته اند. 

   

  

 
  

این دانشجوي کارشناسی مهندسی برق دانشگاه اصفهان گفت: اتحادیه تا به امروز متولی برگزاري 20 دوره کنفرانس ملی دانشجویی
مهندسی برق، 9 دوره مسابقه ملی رباتیک موش هاي هوشمند (شامل 12 لیگ متفاوت)، 5 دوره مسابقه دانشجویان برتر، انتشار بیش از
سالانه 20 مجله دانشجویی در دانشگاه ها و رشته هاي مختلف و برگزاري سالانه بیش از صدها رویداد آموزشی در سراسر کشور است و تلاش

 
ما بر آن بوده است که علاوه بر رویدادهاي علمی، فعالیت هاي فرهنگی و اجتماعی نیز انجام شود. 

وي افزود: تمامی این فعالیت ها در شرایطی انجام می گیرند که اتحادیه هاي علمی دانشجویی از جمله اتحادیه برق، فاقد هرگونه حمایت
مستقیم و توجه نهادهاي دولتی حاضر در کشور هستند و به صورت کاملا داوطلبانه به فعالیت هاي خود ادامه می دهند و همین امر عرصه را
به جهت شکوفایی این جامعه علمی و داراي پتانسیل بارز در راهبرد اهداف جوامع دانشجویی کشور، بر انجمن ها و اتحادیه هاي علمی
دانشجویی تنگ کرده است و متاسفانه بوي بهبود ز این اوضاع نمی شنویم، به شکلی که شاهد این پدیده هستیم که هرساله تعداد انجمن

هاي علمی و اعضاي آن ها رو به کاهش هستند.  

مرادي تاکید کرد: متاسفانه اتحادیه هاي علمی از هر سمت رانده شده اند به شکلی که نه اساتید، نه نهادهاي دولتی و نه حتی دانشگاه ها که
خود مسئول پرورش این تشکل ها هستند در اکثر موارد توجهی نثار فعالین علمی-دانشجویی کشور نمی کنند و حتی امتیازات و مزایایی که
سابقا شاید روزنه انگیزه اي براي اعضاي اینگونه تشکل ها بود، طی سال هاي اخیر و به مرور کاهش پیدا کرده یا به صورت کامل حذف شده

 
اند! 

دانشجوي کارشناسی مهندسی برق دانشگاه اصفهان گفت: تا زمانی که ما خود را موظف ندانیم که این اشتیاق و انرژي جوانان جویاي
یادگیري و علم را به سمت مناسبی هدایت کرده و سازمان دهی کنیم، تفکر "ساختن" وطن عزیزمان توسط همین جوانان و نعمت حفظ

 
حضور آن ها، امیدي واهی است. 

وي ادامه داد: امید است پیش از آنکه فعالین علمی دانشجویی خود را طرد شده از جوامع علمی و دانشجویی کشور بیایند چاره اي به جهت

 
حل و بهبود این معظل و استفاده از این ظرفیت شگرف علمی اندیشیده شود. 



 
موضوع جوانگرایی باید جدي گرفته شود 

علیرضا خسروزاده دبیر اتحادیه انجمن هاي علمی دانشجویی علوم سیاسی هم در ادامه گفت: تخصص گرایی و چرخش نسلی نخبگان لازمه
توسعه یافتگی نظام هاي سیاسی است. اگر این چرخش اتفاق صورت نگیرد و هرکس بر اساس توانایی هاي خود نتواند وارد عرصه اجرایی

 
شود، هم سیستم دچار ناکارآمدي خواهد شد و هم جامعه به رخوت دچار می شود. 

دانشجوي کارشناسی ارشد مطالعات خاورمیانه و شمال آفریقا دانشگاه علامه طباطبایی تاکید کرد: یکی از ضروریات امروز جامعه ما بحث
سیاست و جوانان است. جوانانی که تحصیلات دانشگاهی دارند، در تشکل هاي مدنی و دانشگاهی فعال بوده اند و امروز قصد ورود به دستگاه

 
هاي اجرایی و قانون گذاري دارند اما با موانعی روبرو هستند. 

وي ادامه داد: یکی از این موانع عدم توجه دستگاه هاي اجرایی به جوان گرایی و فرصت به مدیران جوان است. البته که مدیران جوان هم
نیازمند آموزش هستند؛ به یکباره نمی توان فردي را صرفا بخاطر جوان بودن در منصب اجرایی منصوب کرد. بلکه اولا تخصص لازم است و
دوما همین تشکل هاي دانشجویی و سازمان هاي مردم نهاد در بیرون از دانشگاه می توانند ملاکی براي توانمندي اجرایی افراد در نظر گرفته

 
شوند. 

وي گفت: امروزه به دلیل گستردگی که برخی تشکل ها از جمله اتحادیه ها و مجامع انجمن هاي علمی دانشگاه ها دارند می توانند زمینه

مناسبی براي پرورش نیروهاي اجرایی باشند.  

 
  

 
 

 
  

دبیر سابق انجمن علمی روابط بین الملل دانشگاه علامه افزود: یکی دیگر از موانع ورود جوانان به عرصه سیاست موانع قانونی نظیر حداقل
سن ورود به نهادهاي قانون گذاري است. امروزه در برخی کشورها این مانع برداشته شده است و در کشور هم ما بهتر است در نهادهایی که

 
امکانش فراهم است از مسئولان جوان استفاده شود. 

وي تصریح کرد: افزون بر این، گاهی برخی مسئولین دستگاه هاي اجرایی اعتمادي به جوانان ندارند، این در حالی است که در دستگاه هاي
اجرایی حداقل سن ملاك نیست. برخی مسئولین علی رغم اینکه شعار جوان گرایی می دهند، نتوانسته اند به این مسئله جامه عمل



بپوشانند.  

این فعال دانشجویی گفت: در بیانیه گام دوم انقلاب به بحث ورود جوانان متخصص به عرصه هاي اجرایی تاکید شده و این مهم نباید به
فراموشی سپرده شود. مسئله ورود جوانان متخصص به عرصه هاي اجرایی نیاز امروز جامعه ماست. اینکه بر جوانان متخصص تاکید می کنم
به این خاطر است که صرف جوان گرایی ملاك نیست؛ بلکه تخصص هم لازم است. گاهی وقت ها دیده شده برخی دستگاه ها دست به
انتصاب جوانانی زده اند که تخصص کافی ندارند یا انتصاب آن ها به واسطه خویشاوندي با برخی مدیران بوده است که خب این مسئله موجب

 
ناکارآمدي و بی عدالتی می شود و لازم است نهاد هاي نظارتی نسبت به مقابله با انتصابات فامیلی و رفاقتی تمهیدات بیشتري وضع کنند. 

وي گفت: انجمن علمی محفل بیان مسائل کاربردي است و ضرورت دارد به انجمن هاي علمی و اتحادیه هاي علمی توجه بیشتري شود. یکی
از گلایه هاي جدي ما این است که مسئولین توجه چندانی به انجمن علمی ندارند. بطور مشخص اخیرا در سخنرانی هاي سران سه قوه و
رییس صداوسیما با تشکل هاي دانشجویی نماینده اي از سوي انجمن هاي علمی انتخاب نشده بود و این جاي گلایه دارد که انجمن هاي

 
علمی در تریبون هاي رسمی کشور جایی ندارند. 

 
مشکلات اتحادیه هاي علمی دانشجویی/ از عدم حمایت تا نداشتن تربیون در روز دانشجو 

سارا رضائی دبیر اتحادیه انجمن هاي علمی دانشجویی مهندسی صنایع کشور هم گفت: اتحادیه انجمن هاي علمى دانشجویى مهندسى
صنایع کشور، در دى ماه سال 1395 تحت نظر وزارت علوم، تحقیقات و فناورى، تاسیس شد و درحال حاضر چهارمین دوره رسمى فعالیت
خود را سپرى می کند. این اتحادیه در سال هاي گذشته موفق به کسب مقام دوم و مقام شایسته تقدیر بین اتحادیه هاي علمی دانشجویی

 
کشور شده است. 

وي درباره فعالیت هاي شاخص اتحادیه گفت: برگزاري همایش ملی مهندسی صنایع (به صورت حضوري و مجازي)  که هرساله موفق به
جذب بیش از 300 مخاطب در رشته مهندسی صنایع شده است، انتشار اولین نشریه دو زبانه علمی دانشجویی کشور به صورت متنی و
صوتی، برگزاري بازدید ملی صنایع از نگاه صنایعی ها (بازدید به صورت مجازي از صنایع مختلف در استان هاي کشور) بخشی از فعالیت هاي

 
اتحادیه بوده است. 

رضایی درباره مهمترین چالش هایی که اکثر اتحادیه هاي علمی دانشجویی با آن روبرو هستند، گفت: ضعف در ساختار برگزاري و
عدم شفافیت در داوري و شیوه امتیازدهی به ویژه حوزه اتحادیه هاي برتر کشور در جشنواره بین المللی حرکت، یکی از معضلات پرتکرار و

مشکلات عدیده فعالین علمی دانشجویی است.  

وي ادامه داد: دخالت و دست بردن کارشناسان در امر داوري و اعمال سلیقه در امتیازدهی به جاي ارجاع داوري حوزه اتحادیه ها به کمیته

داوري جشنواره و همچنین عدم پاسخگویی به اعتراضات وارده به نتایج اعلامی جشنواره از مصائب دیگر این جشنواره است.  

 
  



 
 

   

دبیر اسبق انجمن علمی مهندسی صنایع دانشگاه یزد افزود: موضوع دیگر کارشکنی وزارت علوم در تحقق شوراي مرکزي دبیران اتحادیه هاي
علمی دانشجویی کشور است. در این باب علی رغم اینکه از سوي اداره کل فرهنگی و اجتماعی، این موضوع بررسی و مورد تایید قرار گرفته

 
اما همچنان پس از گذشت دو سال هیچ اقدام عملی در این خصوص انجام نشده است. 

این فعال دانشجویی گفت: موضوع بعدي عدم تخصیص بودجه مصوب اتحادیه هاي علمی است. در واقع اتحادیه هاي علمی دانشجویی با این
حجم از فعالیت ها و گستره موضوعی زمینه ها، هیچ بودجه اي از سوي وزارت علوم دریافت نمی کنند و این موضوع تنها در سال گذشته به

 
دریافت بودجه بسیار محدودي مختصر شده است. 

رضایی یادآور شد: چالش دیگر براي تمامی اتحادیه هاي علمی دانشجویی نداشتن دفتر ثابتی در تهران به عنوان دفتر مرکزي اتحادیه است.
این معضل در برخی اتحادیه ها با پیگیري هاي شخصی آنهم براي همان سال محقق می شود و سرنوشت آن در سال هاي بعدي مشخص

 
نیست و اتحادیه هاي علمی دانشجویی از این کمترین حق خود نیز محرومند. 

وي گفت: به عنوان آخرین مورد نیز بایستی به حذف اتحادیه هاي علمی دانشجویی از تمامی جلسات روز دانشجو امسال، حتی در دیدار با
وزیر علوم اشاره کرد. البته که این موضوع جدیدي نیست و جهادگران علمی کشور به این نادیده انگاري عادت دارند. حتی در جلسات
نهادهاي مختلف کشور با دانشجویان نیز فعالین علمی دانشجویی از هیچ نماینده اي برخوردار نیستند و این رویه حذف جوانانی که دغدغه
اي جز آبادانی ایران عزیز آنهم بر مدار علم و منطق و توانمندي هاي فکري و تخصصی ندارند، پیامدهاي مناسبی براي آینده کشور نخواهد

 
داشت.   

انجمن هاي علمی دانشجویی می توانند کمک بسیاري به تحقق اهداف بیانیه گام دوم کنند  

سعید صالح نیا صومعه سرائی عضو هیئت موسس و دبیر دو دوره اتحادیه علمی دانشجویی شیمی ایران هم در این نشست گفت: اتحادیه
علمی دانشجویی شیمی ایران در تاریخ 15 مهر ماه 1394 در خلال برگزاري دومین کنفرانس دانشجویی شیمی ایران به میزبانی دانشگاه

 
گیلان و با حدود 20 عضو انجمن تاسیس شد. 

عضو پیوسته انجمن شیمی ایران افزود: ارتقاء سطح دانش و مهارت دانشجویان فعال انجمن هاي عضو اتحادیه، نمایندگی علمی دانشجویان
رشته شیمی و تاثیرگذاري بر نظامات آموزشی کشور از طریق حضور فعالانه در مجامع تخصصی و ایجاد ارتباط موثر بین دانشگاه و فضاي
کسب و کار، ساماندهی فعالیت و تحرك بخشی انجمن هاي علمی تخصصی نوپاي مرتبط از طریق حمایت و انتقال تجربیات و ارتقاء سطح



 
فعالیت هاي انجمن هاي فعال با رویکرد هم افزایی بخشی از اهداف تاسیس این اتحادیه بود. 

صالح نیا ادامه داد: همچنین برگزاري  برنامه هاي تخصصی و حرفه اي مرتبط با شیمی در گستره ملی، انتشار کتب و یا نشریات تخصصی در
سطح ملی، ساماندهی کمیته هاي تخصصی اتحادیه تشویق و ترغیب اساتید، دانشجویان، دانش آموختگان و صاحبان سمت و منصب نمونه و
ممتاز،  ارتباط با فضاي کسب و کار، ترویج و گسترش رعایت اصول اخلاقی در حوزه آموزش و پژوهش در شیمی و ... از دیگر اهداف اتحادیه

 
است. 

 
  

  

 
  

این فعال دانشجویی تاکید کرد: در این بازه چند ساله فعالیت اتحادیه شیمی تفاهم نامه هاي گوناگونی مابین اتحادیه و ارگان هاي دولتی و
غیردولتی به امضا رسیده که می توان به مواردي من جمله امضاي تفاهم نامه با سندیکاي تولید کننده مواد دارویی، ثبت اتحادیه به عنوان
نهاد ترویجی ستاد توسعه فناوري نانو، امضاي تفاهم نامه همکاري با یک شرکت صنعتی به عنوان همکاري در پروژه هاي صنعتی، همکاري
در امور دانشجویی انجمن شیمی ایران با تصویب آیین نامه تعامل بین انجمن هاي علمی دانشجویی شیمی و انجمن شیمی ایران و ... اشاره

 
کرد. 

عضو اسبق شوراي سیاست گذاري انجمن هاي علمی دانشجویی وزارت عتف با اشاره به بیانات مقام معظم رهبري در باره کارهاي بزرگی از
سوي انجمن هاي علمی و مجموعه هاي دانشجویی انجام شده، گفت: علیرغم توجهی که رهبر انقلاب به اتحادیه ها و تشکل هاي علمی

 
دانشجویی دارند 

متاسفانه همیشه در بین تشکل هاي دانشجویی مظلوم ترین تشکل ها، انجمن هاي علمی دانشجویی هستند که با وجود نگاه علمی، تخصصی
و همچنین راي گیري و مشارکت بالاي دانشجویان در روند انتخاب اعضاي انجمن که به عنوان بزرگترین جامعه دانشجویی کشور با بیش از
10.000 شعبه در دانشگاه هاي سراسر کشور و بیش از 40 اتحادیه علمی دانشجویی است، آن طور که باید و شاید به  آنها توجه صحیح علی

 
الخصوص در سالهاي اخیر نشده است. 

وي افزود: عدم تخصیص دفاتر متمرکز به اتحادیه هاي علمی دانشجویی به عنوان دبیرخانه و قطع بودجه هاي سالانه مصوب اتحادیه هاي

 
علمی دانشجویی، بخشی از معضلات و مشکلات بسیار گسترده اتحادیه هاي علمی دانشجویی است. 

صالح نیا یادآور شد: سخنان رهبر انقلاب در بیانیه گام دوم انقلاب مهر تأیید دیگري بر تأکیدات همیشگی ایشان نسبت به نقش جوانان در



 
ساختن آینده ایران، پیشبرد گام دوم انقلاب و لزوم بهره وري از ظرفیت هاي آنان محسوب می شود. 

وي ادامه داد: در این بیانیه، از جوانان به عنوان فرصت ارزشمند و ظرفیت امید بخش کشور یاد شده و هیچ اندوخته مادي با آن ها قابل
مقایسه نیست. این پیام علاوه بر فراخواندن جوانان براي قدم گذاشتن در میدان و عملی ساختن اهداف کشور در حوزه هاي علم و پژوهش،
معنویّت و اخلاق، اقتصاد، عدالت و مبارزه با فساد، استقلال و آزادي، عزّت ملّی و روابط خارجی و مرزبندي با دشمن و سبک زندگی، پیامی
جدي به مسئولان کشور نیز بود که به نظر اینجانب می توان با بهره گیري و توجه ویژه و متفاوت به انجمن هاي علمی دانشجویی و همچنین

 
جوانان متعهد و متخصص به پیاده سازي اهداف عالی گام دوم انقلاب کمک والایی کرد. 

احیاي انجمن هاي علمی دانشجویی، در گِرو همت وزیر علوم / انتقاد از بی توجهی به اتحادیه هاي علمی دانشگاه ها  

مهرزاد امیدوار دبیر سابق اتحادیه انجمن هاي علمی دانشجویی روانشناسی مشاوره و علوم تربیتی ایران هم گفت: بی تردید دانشگاه مبدأ
تحولات و تحرکات آرمان گرایانه در مسیر رشد و توسعه همه جانبه کشور محسوب می شود و در این میان، دانشجویان در پرتو مشعل
فروزان امید به آینده در جهت پی ریزي توسعه دانش بنیان و تقویت پایه هاي زندگی سعادت بخش براي همه گام برداشته و نقش می

 
آفرینند. 

این کارشناس ارشد روانشناسی از دانشگاه گیلان ادامه داد: دانشجویان امروز با درك صحیح از ابعاد اجتماعی، سیاسی، فرهنگی و اقتصادي
جامعه با ایجاد پیوندي میان علم، ایمان و عمل، به نماد روشنی از خودباوري در مسیر دانش و بکارگیري آن تبدیل شده اند و براي ایرانی

 
آبادتر و فردایی بهتر، اندیشمندانه و هوشمندانه می کوشند تا میهن خویش را به جایگاه واقعی در سطوح بین المللی برسانند. 

وي تاکید کرد: دانشجو، نمادي از عدالت خواهی، روشنفکري، پویایی و مطالبه گري بوده و آینده و پیشرفت کشور مرهون تلاش و پشتکار
دانشجویان است. در فضاي دانشگاهی مجموعه هاي دانشجویی مختلفی با کارکردهاي مجزا جهت آزمون و خطا و کسب تجربه دانشجویان در
امور مختلف، تمرین مدیریت و کار گروهی، یادگیري بهره گیري حداکثري از کمترین امکانات موجود، پرورش خلاقیت و در نهایت تربیت
مدیران انقلابی آینده براي ایران اسلامی وجود دارد که انجمن هاي علمی دانشجویی و ایضا اتحادیه هاي علمی را با توجه به ظرفیت ممتازي

 
که در عین بی توجهی هاي مرسوم دارند می توان جزو شاخص ترین این مجموعه هاي دانشجویی نام برد. 

عضو سابق شوراي حمایت و نظارت بر انجمن ها و اتحادیه هاي علمی دانشجویی کشور در وزارت علوم یادآور شد: در چند سال اخیر، جنس
نگاه و میزان حمایت از بزرگترین جریان دانشجویی در سطح دانشگاه هاي کشور، همواره ناعادلانه، غیرمنطقی و البته ناجوانمردانه نسبت به

 
سایر تشکل هاي دانشجویی بوده است. 

 
  



  

 
  

وي گفت: دولت هاي پیشین به جهت تثبیت موقعیت سیاسی خود در دانشگاه و کسب محبوبیت به منظور بهره برداري هاي انتخاباتی،
همواره نگاه ویژه اي به تشکل هاي اسلامی سیاسی دانشگاه ها داشته و متأسفانه بدین ترتیب انجمن هاي علمی دچار محجوریت شده و در

حاشیه دانشگاه مانده اند.  

امیدوار تاکید کرد: مگر غیر از این است که براي نیل به توسعه و اعتلاي کشور، نیاز مبرم به ارتباط فی مابین جامعه و فضاي آکادمیک
دانشگاهی است؟ مگر می توان با بی توجهی به کلیدي ترین مجموعه و نهاد علمی در دانشگاه، به این مهم رسید؟  دانشجویان و فعالین
علمی بدون جهت گیري سیاسی و سیاسی بازي، با همت بلند سعی در توسعه و اعتلاي رشته و دانشگاه خود دارند و در نهایت در مسیر

 
توسعه استان و کشور گام برمی دارند اما بی توجهی به این ظرفیت، در خور و زیبنده این مجموعه نبوده و نگران کننده است. 

این فعال دانشجویی گفت: توسعه ایران اسلامی ابعاد مختلفی دارد که فعالین علمی دانشجویی کشور توجه و تمرکز خود را در بعُد علمی
فرهنگی متمرکز کرده و با نگاهی مستقل، منطقی و علم محور بدور از جهت گیري هاي سیاسی فعالیت می کنند که اغلب با بی مهري دولت

 
ها، حقوق حقه آنان مغفول واقع شده است. 

وي در ادامه با انتقاد از بی توجهی وزارت علوم به اتحادیه هاي علمی دانشجویی گفت: با تغییرات صورت گرفته در وزارت علوم در دولت
سیزدهم انتظار داشتیم که روند نامناسب گذشته تغییر کند اما دیدیم در در روز دانشجو هیچ جایگاهی براي فعالین علمی دانشجویی کشور

 
قائل نبودند. 

این فعال دانشجویی افزود: از دکتر زلفی گل که از بدنه انجمن هاي علمی کشور هستند و از ظرفیت هاي مجموعه هاي علمی آگاهی کامل
دارند انتظار می رفت که تغییر رویه اي نسبت به اسلاف خود به این نهاد داشته باشند که متأسفانه تاکنون این مهم محقق نشده و رویه بی

توجهی به انجمن هاي علمی دانشجویی کشور کما فی السابق ادامه دارد.  

وي افزود: نگرانی بزرگ خانواده علمی دانشجویی کشور این است که موج دو قطبی سازي ساخته شده بین مجموعه هاي دانشجویی توسط
وزراي پیشین علوم باعث دلسردي اعضاي این خانواده بزرگ شده و شوق فعالیت در مجموعه نامبرده در چند سال اخیر به سردي گراییده و

 
رو به خاموشی است. 

وي تاکیدد کرد: نمی توان صرفا همه گیري بیماري کرونا را عامل عدم فعالیت این دانشجویان در مقطع فعلی دانست چون اساساً فلسفه
وجودي نهاد مذکور این است که در محدودترین شرایط می توان بهترین عملکرد را داشت؛ فلسفه وجودي انجمن هاي علمی این است که با



توجه به شرایط و محدودیت هاي موجود راهکار ارائه دهد اما این موج ناامیدي در چند سال اخیر بقدري زیاد بوده که باعث نگرانی اعضا و
فعالین فعلی و سابق آن شده است. باید خاطر نشان کرد که این موج یأس و ناامیدي مشخصاً از بی توجهی وزارت علوم و در رأس آن شخص

وزیر علوم در طول ادوار دولت ها ناشی شده است.  

وي گفت: متأسفانه انجمن ها و اتحادیه هاي علمی دانشجویی با تمام ظرفیت هاي آن رو به افول بوده و تنها تغییر رویکرد مجموعه وزارت

علوم و در رأس آن شخص وزیر علوم می تواند مانع این فاجعه گردد.  

این فعال دانشجویی اظهار داشت: براي جلوگیري از بین رفتن این مجموعه کلیدي که سهم بسزایی در تربیت نخبگان دانشگاهی و همچنین
فراهم آوري بستري جهت ایفاي نقش موثر نخبگان در محیط دانشگاهی و در شاخص بزرگتر، تأثیر شگرفی در ایجاد تعامل و هم افزایی در
مسیر شکوفایی، توسعه و پیشرفت میهن عزیزمان دارد، اقدام عاجل شخص وزیر علوم جناب آقاي زلفی گل مورد انتظار است. باشد که این

 
مهم هر چه سریع تر محقق گردد. 

نباید از ظرفیت اتحادیه هاي علمی دانشجویی در بحث جوانگرایی غافل شد  

رضا آزر عضو سابق شوراي مرکزي اتحادیه علمی دانشجویی فلسفه کشور هم ضمن انتقاد از ضعف سیاست گذاري در امور تربیتی گفت: شاید
روزي این باور وجود داشت که با دانشگاه رفتن و صِرف مدرك اندوزي نه تنها می توان در مسیر علم محوري حرکت کرد بلکه از آن می توان
به عنوان معیاري براي ارزش گذاري و تربیت نیروي کارآمد نیز استفاده نمود؛ اما با بررسی نتایج عینی و نیازهاي جامعه به راحتی می توان
به این نکته پی برد که نیاز امروز جامعه ما علی رغم بازنگري هاي متعدد در محتوا، شیوه و ساختار آموزشی مدرك گرایی نیست و جامعه در
حال تحصیل ما از دبستان تا دکتري بیشتر نیازمند فراگیري مهارت هاي زندگی و تربیت صحیح و منطبق بر الگوي هاي استاندارد علمی و

اسلامی است.  

دبیر سابق انجمن علمی دانشجویی فلسفه دانشگاه محقق اردبیلی افزود: براساس نتایج موجود، به نظر می رسد که ساختار آموزشی و تربیتی

ما توان پاسخگویی لازم براي تربیت کارآمد نسل جدید را ندارد و نیاز به بازنگري بیشتر حتی در ساختار اجرایی آن دارد.  

 
  

 
 

 
  

این فعال علمی دانشجویی ادامه داد: در راستاي بازنگري ساختار اجرایی مقوله آموزش بایستی ادغام وزارت علوم، آموزش و پرورش و بخش



آموزش پزشکی و همچنین تشکیل و تفکیک وزارت پژوهش، تحقیقات و فناوري در دستور کار مسئولین ذي ربط قرار گیرد تا ضمن سیاست
گذاري صحیح و همگرا منطبق بر عدالت در مقوله آموزش و تربیت، در مقوله پژوهش و تحقیقات و فناوري هم بازنگري صورت پذیرد تا به

این صورت بتوان به نتایج بهتري دست پیدا کرد.  

وي افزود: امروز ساختار آموزشی مدرك محور ما همانند سیستم خط تولید یک کالا عمل می کند که در نتیجه آن نه تنها با نوآوري
همسویی چندانی نداریم بلکه در بحث تربیت نیروي انسانی کارآمد و موثر نیز داراي ضعف هستیم و همین موضوع می تواند یکی از عوامل

بی اعتمادي به جوانگرایی با اتهام به کم تجربگی و ناپختگی گردد.  

عضو سابق کمیته ناظر بر نشریات دانشگاه محقق اردبیلی با اشاره به فرمایش و توصیه مقام معظم رهبري مبنی بر جوانگرایی و عدم خارج
کردن نیروهاي با تجربه و صاحب فکر از دایره گفت: امروز روح مدیریت اجرایی کشور سازگار با روح زمانه نیست که همین امر سبب افزایش
هر چه بیشتر شکاف هاي بین نسلی شده و موجب گردیده تا در بحث جوان گرایی در مدیریت اجرایی کشور تعادل بین نیروي جوان،
متخصص و نوآور با نیروي باتجربه و آشنا به امور و ظرایف در میدان عمل رعایت نشود تا نه تنها با ضعف در کادرسازي براي سطوح مدیریتی
آینده کشور مواجه شویم؛ بلکه گاها شاهد انتصابات فامیلی و مدیریت مورثی به دور از شایستگی هاي لازم و بدون رعایت سلسله مراتب

 
مدیریتی شویم. 

آزر در پایان گفت: در بحث جوانگرایی و کادرسازي و آموزش و تربیت نیروي کارآمد و موثر نباید از ظرفیت اتحادیه هاي علمی دانشجویی و
انجمن هاي علمی در دانشگاه ها غافل شد و مسئولین اجرایی در سطح عالی کشور و استان ها می توانند با بکارگیري از فعالین این حوزه که
داراي استعداد، تخصص و تجربه اجرایی لازم هستند، در بسترهاي قانونی موجود به عنوان دستیار جوان با شرح وظایف مشخص و قدرت

 
چانه زنی لازم بهره جویند. 

انتهاي پیام/



آمادگی دانشگاه الزهرا براي همکاري با مراکز علمی کشور مالزي

منبع: دانا خبرشماره خبر:  625  |  تاریخ: 1400/11/21

سرپرست دانشگاه الزهرا با اشاره به موضوع توانمندسازي زنان در کنار رسالت دانشگاه براي ارتقاي همکاري هاي بین المللی، از
آمادگی و استقبال دانشگاه الزهرا از روابط و همکاري هاي بین المللی با وزارتخانه ها، دانشگاه ها و مراکز علمی کشور مالزي خبرداد.

به گزارش خبرگزاري دانا، دکتر فریده حق بین در دیدار با پرفسور زوریدا بنتی کاماروالدین وزیر
صنایع کشاورزي مالزي گفت: به عنوان بخشی از جامعه دانشگاهی ایران، از این واقعیت بسیار
خرسندیم که کشور مالزي به عنوان یک کشور آسیایی مسلمان با ریشه هاي مذهبی و فرهنگی
مشترك با جمهوري اسلامی ایران، سال ها در مسیر دستیابی به پیشرفت اقتصادي بیشتر در

سال هاي اخیر حرکت کرده است.  

سرپرست دانشگاه الزهرا ادامه داد: این یک واقعیت است که براي محققان ایرانی، توسعه اقتصادي-اجتماعی مالزي همواره مورد توجه بوده
است. در اینجا، ما از دوستی طولانی مدت و رو به رشد بین دو کشور که بر اساس تاریخ مشترك، پیوندهاي استثنایی بین مردم و همکاري

 
قوي دوجانبه بنا شده است، بسیار قدردانی می کنیم. 

دکتر حق بین با بیان اینکه از جمله علایق مشترك پروفسور زریده و جامعه دانشگاه الزهرا، موضوع توانمندسازي زنان است، ادامه داد: با
توجه به اینکه زنان نقش عمده اي در توسعه اقتصادي، اجتماعی و فرهنگی یک ملت دارند، دانشگاه الزهرا به عنوان بخشی از مسئولیت
اجتماعی خود به توانمندسازي زنان در ابعاد مختلف توجه کرده است. این دستور کار بر این درك استوار است که دسترسی یک ملت به

 
توسعه پایدار بدون مشارکت فعال زنان در همه زمینه ها از جمله اقتصادي، اجتماعی و فرهنگی امکان پذیر نخواهد بود. 

سرپرست دانشگاه الزهرا (س) با اشاره به اینکه ادامه تحصیل تأثیر بسزایی در توانمندسازي زنان داشته و دانشگاه ها به عنوان یکی از عوامل
اصلی آموزش، تأثیر غالب بر توانمندسازي زنان دارند، اظهارداشت: در ایران، دانشگاه الزهرا (س) به عنوان تنها دانشگاه جامع آموزش و

 
پرورش بانوان، نقش درخشان و تاثیرگذاري در این زمینه دارد. 

وي با بیان اینکه این دانشگاه به عنوان نهادي با مسئولیت اجتماعی، هدف توانمندسازي زنان را از طریق ترویج انواع فعالیت ها از جمله
فراهم آوردن بستر مناسب براي تحصیل دانشجویان مقاطع کارشناسی و کارشناسی ارشد در رشته هاي مختلف، آموزش کارآفرینان و زنان
توانمند از طریق برنامه هاي مختلف ارائه شده در مرکز نوآوري و کارآفرینی دانشگاه، اجراي برنامه هاي توانمندسازي شامل سمینارها،
وبینارها و کارگاه هاي آموزشی با موضوع توانمندسازي زنان، ارائه برنامه هاي حمایتی پژوهشی براي پروژه هاي توانمندسازي زنان، تجدید
ساختار سازمانی با هدف ایجاد مرکز توسعه و توانمندسازي سرمایه انسانی، امضاي یادداشت تفاهم با سازمان ها و نهادهاي مختلف با هدف
توانمندسازي زنان، ارتقاي ارزش خرد و برابري جنسیتی در انتصاب مدیران در سطح اجتماعی، برگزاري برنامه هاي مختلف در زمینه افزایش

 
آگاهی زنان از حقوق اجتماعی خود و کمک به بهبود شیوه هاي اجتماعی زنان دنبال می کند. 

به گزارش روابط عمومی دانشگاه الزهرا، دکتر حق بین گفت: در مجموع، دانشگاه الزهرا هدف خود را فراهم ساختن تمامی نیازهاي لازم براي
دختران در جهت تحقق رویاهاي تحصیلی و توانمندي فکري، متعهد معنوي و مسئولیت پذیري اجتماعی و فعال شدن داشته است. بنابراین
فارغ التحصیلان ما به خوبی آماده هستند تا در آینده شغلی خود نقش هاي اصلی را ایفا کنند، نه تنها به عنوان رهبران موفق، معلمان،
محققین، روانشناسان، مدیران، زنان تاجر، مهندسان، وکلا و غیره، بلکه به عنوان مادران، همسران، دختران، خواهران و مهمتر از آن قابل

تحسین هستند. 



سرپرست دانشگاه الزهرا افزود: با توجه به موضوع بسیار مهم توانمندسازي زنان و در کنار رسالت دانشگاه براي ارتقاي همکاري هاي بین
المللی، دانشگاه الزهرا مشتاقانه از روابط و همکاري هاي بین المللی با وزارتخانه ها، دانشگاه ها و مراکز علمی کشور دوست مالزي در این
زمینه استقبال می کند. علاوه بر این ایده، ما مشتاق همکاري با مراکز فوق در موضوعات ادبیات، الهیات، تربیت بدنی و علوم ورزشی، علوم

 
اجتماعی و اقتصاد، آموزش و پرورش و روانشناسی، علوم ریاضی، زیست شناسی، مهندسی، فیزیک و شیمی و هنر هستیم. 

وي ادامه داد: به طور خاص، با توجه به اینکه مالزي کشوري پیشرو در تولید روغن نخل و صنعت حلال است، مایلیم از تجربیات غنی شما در
این زمینه ها بهره مند شده و پروژه هاي تحقیقاتی مشترك را برنامه ریزي کنیم. این درحالیست که بنده در حال جستجوي شبکه در مورد
صنعت روغن پالم در مالزي بودم و زمینه هاي تحقیقاتی زیادي در این زمینه یافتم که از جمله آنها می توان به ترویج همکاري هاي بین

 
رشته اي و پیوندهاي دانشگاه و صنعت در توسعه راه حل هاي پایدار و نوآورانه براي این موضوع اشاره کرد. 

انتهاي پیام/



از آخرین پیگیري ها براي رتبه بندي تا چگونگی ارائه آموزش ها در مدارس

منبع: پاناشماره خبر:  626  |  تاریخ: 1400/11/21

تهران (پانا) - هفته گذشته وزارت آموزش و پرورش با اخبار خوش وزیر آموزش و پرورش مبنی بر دریافت حقوق و بیمه کامل براي
نیروهاي خرید خدماتی و موضوعات مرتبط با رتبه بندي معلمان و تامین اعتبار براي این طرح همراه بود.

تهران (پانا) - هفته گذشته وزارت آموزش و پرورش با اخبار
خوش وزیر آموزش و پرورش مبنی بر دریافت حقوق و بیمه
کامل براي نیروهاي خرید خدماتی و موضوعات مرتبط با رتبه

بندي معلمان و تامین اعتبار براي این طرح همراه بود.  

یوسف نوري وزیر آموزش و پرورش در هفته گذشته با حضور
در برنامه به وقت ایران شبکه آموزش درباره طرح رتبه بندي
بیان کرد: رتبه بندي یکی از بخش هاي مهم سند است یکی از

 
دلایل اجرا نشدن آن اجرا نشدن سند است هدف آن ارتقاي صلاحیت هاي معلمان براي ارتقاي کیفیت نظام تربیتی است. 

وي در این برنامه با اعلام اینکه خرید خدماتی ها حقوق و بیمه کامل دریافت خواهند کرد ادامه داد: به دنبال تامین اعتبار رتبه بندي هستیم

 
براي سال آینده منابع پایدار و 25 هزار میلیارد تومان پیش بینی شده چراکه دولت و رییس جمهور نیز به این امر اهتمام ویژه دارند. 

نوري همچنین خبر داد جلسه ویژه اي براي رتبه بندي برگزار شده است اما ما نیز تلاش داریم ایراد تامین مالی رتبه بندي را براي 6 ماهه

 
دوم 1400 برطرف کنیم. 

گفتنی است حبیب اله دهمرده عضو کمیسیون تلفیق بودجه 1401 مجلس از آخرین پیگیري ها براي این طرح خبر داد که رقم 40 هزار

 
میلیارد تومان جهت اجراي لایحه رتبه بندي در نشست کمیسیون تلفیق تصویب شده است. 

اعلام جزئیات «شیوه نامه اجرایی آیین نامه انتخاب و انتصاب مدیران مدارس»، دیدار وزیر آموزش و پرورش با «نماینده مردم کهگیلویه و
بویر احمد»، تمدید زمان ارسال آثار به دومین جشنواره فرهنگی هنري معلمان هنرمند تا 30 بهمن، اضافه شدن «کلاس هاي آنلاین» به
شبکه شاد و برگزاري آیین بهره برداري از 13 هزار و 450 کلاس درس در سراسر کشور از دیگر اخبار مهم هفته گذشته آموزش و پرورش

 
بود. 

 
در گزارش پیش رو اخبار دیگر مهم وزارت آموزش و پرورش را مرور می کنیم: 

ریشه کنی بی سوادي به برکت انقلاب اسلامی  

شاپور محمدزاده معاون وزیر و رئیس سازمان نهضت سوادآموزي به بیان دستاوردهاي این سازمان و میزان باسوادي افراد در سال هاي پس از
انقلاب اسلامی پرداخت. 



وي ادامه داد: بسیج ریشه کنی بی سوادي به فرمان حضرت امام خمینی (ره) در سال هاي نخست تأسیس سازمان نهضت سوادآموزي آغاز

 
شد و میزان باسوادي افراد در سال هاي پس از پیروزي انقلاب اسلامی به 42.5 درصد افزایش یافته است. 

جزئیات راه اندازي «بسته جشن ملی 1400» در پیام رسان شاد  

علی رمضانی مدیر کل فرهنگی هنري، اردوها و فضاهاي پرورشی از ایجاد «بسته جشن ملی 1400» در پیام رسان شاد خبر داد که کانال

هاي مختلفی را دربردارد.  

رمضانی با اعلام شرایط برگزاري اردوهاي دانش آموزي از آغاز به کار سامانه اردویی دانش آموزي خبر داد و گفت از این پس برگزاري اردو در

سطح شهرستان نیازمند اخذ «مجوز» و برگزاري اردوي خارج از استان نیازمند اخذ «کد اردویی» است.  

وي همچنین بیان کرد مخاطبان می توانند در ایام دهه فجر با دنبال کردن کانال هاي این بسته، اطلاعات خود را درباره رویدادهاي انقلاب،

دستاوردهاي آن و رژیم پهلوي بالا ببرند.  

 
پیروزي انقلاب اسلامی در بهمن 57 نقطه عطفی در خیزش هاي اسلامی صده اخیر است 

سازمان دانش آموزي به مناسبت چهل و سومین سالگرد پیروزي باشکوه انقلاب اسلامی ایران، بیانیه اي منتشر کرد.  

 
مدارس نباید به صورت کلی تعطیل شوند 

یوسف نوري وزیر آموزش و پرورش در حاشیه آیین افتتاح برنامه ها و فعالیت هاي انجمن اولیا و مربیان گفت در آخرین جلسه در هیات
دولت که با حضور وزیر بهداشت برگزار شد اعلام شد تعطیلی مدارس باید به صورت منطقه اي باشد اما در مکان هاي پرخطر مدارس تعطیل

 
شود؛ نباید به طور کلی مدرسه را تعطیل کرد. 

وي اضافه کرد: تعطیلی مدارس به صورت منطقه اي باشد و در مکان هاي پرخطر تعطیل شود، نباید مردم با شایعات و تصمیمات اشتباه

 
سرگردان شوند چراکه درصد واکسیناسیون دانش آموزان در ایران از سایر کشورها بیشتر است. 

 
مدارس باید زیست بوم کارآفرینی شوند 

وزیر آموزش و پرورش همچنین در هفته گذشته در گفت وگو با پانا با تاکید بر بحث ارتقاي کارآفرینی دانش آموزان گفت باید ساحت هاي

 
اقتصادي، حرفه اي، علمی و فناوري کودکان را ارتقا داد و براي این امر برنامه ریزي مدونی داشت. 

نوري همچنین اضافه کرد: مهارت آموزي و کارآفرینی باید از دوره ابتدایی شکل بگیرد.  

 
آغاز آموزش سراسري 54 هزار «دانش آموز خبرنگار» از امروز 

فرشته مرادي مدیرعامل خبرگزاري پانا از برگزاري فاز چهارم آموزش دانش آموزان خبرنگار خبر داد و گفت از اول هفته فاز چهارم آموزش

 
دانش آموزخبرنگاران پانا به صورت سراسري در کشور آغاز شده و تا پایان بهمن ماه ادامه دارد. 



مرادي ادامه داد: ماموریت خبرگزاري پانا براي آموزش خبرنگاري به 110 هزار دانش آموز، یعنی «هر مدرسه یک خبرنگار دانش آموز»، تا

افق 1404 به سرانجام خواهد رسید.  

 
افزایش کیفیت مراقبت از سلامت دانش آموزان با مصوبه هیات وزیران 

با پیگیري هاي یوسف نوري وزیر آموزش و پرورش آیین نامه اجرایی قانون انتقال مراقبان سلامت مدارس در جهت افزایش کیفیت مراقبت از

 
سلامت دانش آموزان اصلاح و مصوب شد. 

 
براي حضور دانش آموزان در مدارس دستورالعمل هاي ستاد کرونا، ملاك آموزش و پرورش است 

 
مصطفی بابایی رئیس مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت آموزش و پرورش در پیامی توئیتري نوشت: 

 
براي حضور دانش آموزان در مدارس دستورالعمل هاي ستاد ملی مبارزه با کرونا ملاك آموزش و پرورش است. 

بحثی که مطرح شده این است که شاید طی این دو سال دستورالعمل ها سختگیرانه بوده و ما از طرف دیگر بام افتاده ایم؛ چون در حالی که

 
مدارس در همه دنیا باز هستند ما کماکان بر طبل تعطیلی می کوبیم. 

رتبه بندي معلمان وزیر آموزش و پرورش آیین نامه انتخاب و انتصاب مدیران مدارس جشنواره معلمان هنرمند شبکه شاد پیروزي انقلاب
اسلامی دانش آموز خبرنگار پانا آموزش حضوري



نجات مونا حیدري ها؛ خانه امن یا پژوهشکده

منبع: عصر ایرانشماره خبر:  627  |  تاریخ: 1400/11/21

به دلیل تکثر فرهنگی – اجتماعی موجود در کشور، پژوهشگران حوزه علوم اجتماعی نمی توانند براي بررسی جامعه شناختی مسائل
بخش ها و اقلیم هاي مختلف در کشور تحلیلی صائب داشته باشند و یا یک نسخه درمان واحد براي آن ها پیچید

به دلیل تکثر فرهنگی – اجتماعی موجود در کشور، پژوهشگران حوزه علوم اجتماعی نمی توانند براي بررسی جامعه شناختی مسائل

 
بخش ها و اقلیم هاي مختلف در کشور تحلیلی صائب داشته باشند و یا یک نسخه درمان واحد براي آن ها پیچید 

عصرایران؛ محمد نبهان (پژوهشگر اجتماعی) - سال هاست که با انواع و اقسام جنایت هاي ناموسی در کشور روبه رو هستیم، و پژوهشگران
علوم اجتماعی به دلیل گسترگی دامنه این رخدادها و عدم وجود پژوهشکده هاي مطالعات تخصصی در این حوزه به صورت غیر مرکزگرا و

 
مرکز محور، از آشنایی صرفا کتابخانه اي و نهایتا تحقیقات میدانی بسیار محدود برخوردارند. 

در نتیجه ما از آمار دقیق چنین جنایت هایی آگاه نمی شویم. طبیعتا به دلیل عدم شناخت زیست بوم و قومیت هاي متنوع کشور نیز به

 
تحلیل صحیحی نخواهیم رسید. 

امروزه به دلیل تکثر فرهنگی - اجتماعی موجود در کشور، پژوهشگران حوزه علوم اجتماعی نمی توانند براي بررسی جامعه شناختی مسائل

 
بخش ها و اقلیم هاي مختلف در کشور تحلیلی صائب داشته باشند و یا یک نسخه درمان واحد براي آن ها پیچید. 

بنابراین تاسیس پژوهشکده هاي مطالعات اجتماعی در بسترجامعه هاي متنوع ایرانی ضروري ست زیرا این مراکز می توانند در عین ارائه

 
تحلیل دقیق اجتماعی - فرهنگی براي کاهش و یا پیشگیري این جنس جنایت ها، موثر واقع شوند. 

براي نمونه ایجاد «خانه امن» گرچه بسیار ضروري و حائز اهمیت است؛ اما تاسیس آن در استان خوزستان -جهت کاهش قربانیان قتل هاي
ناموسی با شرح وظایف و معیارهاي فعلی آن- نمی تواند کاربرد و بهره وري که درشرایط کنونی استان تهران دارد را داشته باشد، چه بسا
تاسیس چنین خانه اي دراستان خوزستان به دلایل وجود بستر جامعه عشایري و قومی و زیست جهان ویژه این جامعه، به جنجال و بحران

بیشتر دامن بزند.  

جنایت ناموسی اخیر علیه «مونا حیدري» را می توان از چند وجه بررسی کرد، اول این که ما با انزجار شدید فعالین اجتماعی و احاد جامعه
عرب از چنین رخداد غم انگیزي در فضاي مجازي و حقیقی رو به رو شدیم، اتفاقی که شاید در نوع خود بسیار نادر به نظر می رسد. این امر

اما بارقه هایی از یک «جامعه آگاه» را به ما نمایان می کند.  

دوم، ورود فعالین اجتماعی غیرمتخصص در این حوزه، و ارائه راهکارهاي احساسی و غیر علمی آن ها، سبب شده است که همچون مراکز

مطالعات مرکز نشین در خلاء وجودي پژوهشکده هاي بومی منتج به ارائه راهکارهاي مخرب یا در بهترین حالت بی تاثیرباشد.  

سوم، لزوم تغییر جدي عملکرد شیوخ در خصوص الزام به قانون اساسی کشور و عدم ایجاد حل و فصل مسائل جدي به موازات مراجع قضایی،

که امنیت روانی استان را به مخاطره می اندازد.  



و در آخر، لزوم توجه ویژه حاکمیت به دو بازوي «آموزش» و «کارآفرینی» در حوزه زنان است، چرا که آنان با این دو بازوي توانمند می توانند
راه سومی را (طلاق) در این نوع بسترهاي قومی اختیار کنند و به طور مشخص از راه هاي بسته -همانند طرح فرار نمونه اخیر، مونا حیدري و

 
نمونه هاي مشابه دیگر- دوري کنند تا شاهد کاهش چشم گیر این نوع خطاهاي فاحش باشیم. 

 
به کانال عصر ایران در تلگرام بپیوندید 

 
نظرات کاربران 

asriran.com/003T1Z :لینک کوتاه



179 مصوبه رهاورد سفر رئیس جمهور به گیلان

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  628  |  تاریخ: 1400/11/21

رشت- استاندار گیلان با اشاره به اینکه 179 مصوبه رهاورد سفر رئیس جمهوري به این استان است، گفت: در قالب این مصوبات 18
هزار و 923 میلیارد تومان بودجه و اعتبار به گیلان اختصاص یافت.

رشت- استاندار گیلان با اشاره به اینکه 179 مصوبه رهاورد
سفر رئیس جمهوري به این استان است، گفت: در قالب این
مصوبات 18 هزار و 923 میلیارد تومان بودجه و اعتبار به

 
گیلان اختصاص یافت. 

به گزارش خبرنگار مهر، اسداالله عباسی شامگاه چهارشنبه در
گفتگو با مردم گیلان از طریق شبکه باران با اشاره به
دستاوردهاي سفر رئیس جمهوري به استان، اظهار کرد: حضور
در میدان و در بین مردم، دانستن مشکلات و بازدید میدانی از

مهم ترین شاخصه هاي رئیس جمهور است.  

وي با بیان اینکه 179 مصوبه رهاورد سفر رئیس جمهور به استان گیلان است، گفت: در قالب این مصوبات 18 هزار و 923 میلیارد تومان

بودجه و اعتبار به استان گیلان تخصیص یافت.  

استاندار گیلان با اشاره به اینکه از این مبلغ هفت هزار و 903 میلیارد تومان معادل 42 درصد در قالب تسهیلات پیش بینی شده است،

افزود: 11 هزار و 20 میلیارد تومان معادل 58 درصد نیز در قالب اعتبارات عمرانی اختصاص یافته است.  

وي اضافه کرد: بیش از هفت هزار و 320 میلیارد تومان اعتبارات عمرانی جز تعهدات اعتباري سازمان برنامه و بودجه کشور، تصریح کرد: سه
هزار و 552 میلیارد تومان از محل منابع داخلی وزارتخانه ها و 148 میلیارد تومان نیز از تعهدات شوراي برنامه ریزي و توسعه استان براي

سال هاي 1400 تا 1402 است.  

عباسی با اشاره به اینکه از اعتبارات مربوط به تسهیلات نیز بیش از پنج هزار میلیارد تومان بابت تسهیلات 188 طرح تولیدي و اشتغال زا
پیش بینی شده است، اضافه کرد: هزار و 961 میلیارد تومان نیز پرداخت تسهیلات ازدواج جوانان و 100 میلیارد تومان نیز تسهیلات قرض

 
الحسنه براي تأمین ودیعه مسکن است. 

وي با بیان اینکه 428 میلیارد تومان تسهیلات کمیته امداد براي اجراي هشت هزار و 549 طرح اشتغال زا بر اساس برنامه مصوب اشتغال و
خودکفایی استان گیلان پیش بینی شده است، ادامه داد: 300 میلیارد تومان تسهیلات نوسازي ناوگان حمل و نقل عمومی شهرهاي استان
توسط وزارت کشور، 48 میلیارد تومان تسهیلات بابت 65 طرح اشتغال زا و 15 میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه براي پاسخ به

درخواست هاي مردمی توسط صندوق کارآفرینی پرداخت می شود.



179 مصوبه دستاورد سفر رییس جمهور به گیلان/ مشکلات را با رویکرد انقلابی و

جهادي رفع می کنیم

منبع: شبستانشماره خبر:  629  |  تاریخ: 1400/11/21

عباسی با تاکید بر رویکرد انقلابی و جهادي در رفع مشکلات استان گفت: در سفر آیت االله رئیسی به گیلان 179 مصوبه با مجموع
18 هزار و 923 میلیارد تومان به تصویب رسید

عباسی با تاکید بر رویکرد انقلابی و جهادي در رفع مشکلات استان
گفت: در سفر آیت االله رئیسی به گیلان 179 مصوبه با مجموع 18

هزار و 923 میلیارد تومان به تصویب رسید  

به گزارش خبرگزاري شبستان از رشت، «اسداالله عباسی» شامگاه
چهارشنبه(20 بهمن) در گفت وگوي زنده تلویزیونی با مردم گیلان
که از شبکه استانی باران پخش شد اقتدار ملی، امنیت اجتماعی،
دین محوري و استقلال کشور را از مهمترین برکات انقلاب اسلامی

برشمرد و گفت: میدان دادن و توجه به مردم، مهمترین دستاورد انقلاب و نظام جمهوري اسلامی ایران است و بر این اساس، تمامی سطوح
مدیریتی کشور چه به صورت مستقیم یا غیرمستقیم، از طریق مردم انتخاب می شود و طی چهار دهه از عمر با برکت انقلاب، شاهد موفقیت

 
و پیروزي هاي چشمگیري هستیم. 

استاندار گیلان بروز چالش ها را نیز به دلیل عدم توجه به نقش آفرینی مردم و کوتاهی مدیریتی دانست و افزود: در سایه بی مهري ها، غبار

 
محرومیت بر چهره زیباي گیلان نشسته و تمام اهتمام خود را بکار گرفته ایم تا مشکلات را با رویکرد انقلابی و جهادي رفع کنیم. 

وي به تشریح دستاوردهاي سفر رئیس جمهوري به گیلان پرداخت و اظهارکرد: در سفر آیت االله رئیسی به گیلان 179 مصوبه با مجموع 18
هزار و 923 میلیارد تومان به تصویب رسید که از این رقم هفت هزار و 903 میلیارد تومان معادل 42 درصد در قالب تسهیلات و 11 هزار و

 
20 میلیارد تومان معادل 58 درصد در قالب اعتبارات عمرانی اختصاص یافته است. 

عباسی ادامه داد: از این اعتبارات عمرانی، بالغ بر هفت هزار و 320 میلیارد تومان جزو تعهدات اعتباري سازمان برنامه و بودجه کشور، سه
هزار و 552 میلیارد تومان از محل منابع داخلی وزارتخانه ها و 148 میلیارد تومان نیز از تعهدات شوراي برنامه ریزي و توسعه استان براي

 
سال هاي 1400 تا 1402 می باشد. 

وي با بیان اینکه همچنین افزون بر پنج هزار میلیارد تومان بابت تسهیلات 188 طرح تولیدي و اشتغالزا به استان اختصاص یافت تصریح
کرد: یک هزار و 961 میلیارد تومان پرداخت تسهیلات ازدواج جوانان، یکصد میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه براي تأمین ودیعه مسکن،
428 میلیارد تومان تسهیلات کمیته امداد امام خمینی(ره) براي اجراي هشت هزار و 549 طرح اشتغالزا بر اساس برنامه مصوب اشتغال و
خودکفایی استان، 300 میلیارد تومان تسهیلات نوسازي ناوگان حمل و نقل عمومی شهرهاي استان توسط وزارت کشور، 48 میلیارد تومان
تسهیلات بابت 65 طرح اشتغالزا و 15 میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه براي پاسخ به درخواست هاي مردمی توسط صندوق کارآفرینی

 
پرداخت خواهد شد. 



استاندار گیلان راهبرد توسعه اشتغال، رونق تولید و ارتقا شاخ هاي صادرات از استان و همچنین توجه برنامه محور به افزایش تولیدات
شاخص گیلان در حوزه محصولات کشاورزي را عامل بهبود وضعیت استان برشمرد و تاکید کرد: بعد از مدیریت کرونا؛ معیشت مردم براي
دولت حائز اهمیت است و ضمن مهار تورم که به مرز 50 درصد رسیده بود؛ با برنامه ریزي صحیح و هدفمند، ذخیره سازي کالاهاي اساسی و

 
استراتژیک و نیز غذاي مردم مورد توجه ویژه قرار می گیرد. 

وي ذخیره یک ماهه کالاي اساسی در استان را هنگامی که تصدي استان را به دست گرفت مورد اشاره قرار داد و بیان کرد: این ذخیره از
میانگین کشوري هم کمتر بود درحالیکه باید بین سه تا شش ماه باشد ولی امروز خیلی خوب است و به نقطه اي رسیده ایم که نگرانی از این

 
بابت به نفع مردم نداریم. 

استاندار گیلان تصریح کرد: در جلسه شوراي اداري استان در حضور رئیس جمهوري گفتم که ستاد احیاء و فعال سازي واحدهاي تولیدي با
شش برنامه اصلی استان در حوزه اقتصادي را تشکیل داده و با انجام این برنامه ها، تعداد 86 هزار فرصت شغلی جدید طی سه سال در استان
ایجاد و تعداد 44 هزار شغل موجود نیز تثبیت خواهد شد تا به هدف برنامه که نرخ بیکاري 8 درصد و نرخ رشد اقتصادي هشت درصد است،

 
برسیم. 

وي تاکید کرد: به نفع مردم به دستگاه هاي نظارتی و مدیران اجرایی به ویژه فرمانداران اعلام می کنم که پاي کار مردم محکم بایستند،

 
کسی حق گران فروشی ندارد و باید دقت کنند که مردم دچار سختی نشوند. 

عباسی راه اندازي 383 واحد راکد و غیرفعال که قابلیت احیاء دارند، راه اندازي و بازگشت به تولید 105 واحد تحت تملیک و جانشینی بانک
ها، به ظرفیت کامل رساندن 2 هزار و 731 واحد استان که با ظرفیت پایین در حال کار هستند، اتمام یک هزار و 72 طرح نیمه تمام
اقتصادي که پیشرفت فیزیکی 10 تا 90 درصد دارند، افزایش شیفت کاري و توسعه تولید در تعداد 70 واحد استان و تثبیت اشتغال و تولید

 
تعداد 2 هزار و 985 واحد فعال موجود با تأمین سرمایه در گردش لازم را از مهمترین برنامه هاي استان اعلام کرد. 

وي همچنین از هدف گذاري ایجاد 23 هزار و 430 شغل جدید در استان براي سال 1401 خبر داد و اذعان کرد: با انجام شش برنامه
راهبردي فوق؛ تعداد 86 هزار فرصت شغلی جدید در طی سه سال در استان ایجاد و تعداد 44 هزار شغل موجود نیز تثبیت خواهد شد و این
کار با سرمایه گذاري 12 هزار میلیارد تومانی بخش خصوصی و تسهیلاتی بالغ بر هفت هزار و 500 میلیارد تومان در قالب سرمایه ثابت و در

 
گردش قابل انجام خواهد بود. 

استاندار گیلان در ادامه از آخرین وضعیت سواحل استان و پیشبرد این دستور مهم رئیس جمهوري نیز سخن گفت و افزود: به دنبال تأکید
آیت االله دکتر رئیسی در سفر به گیلان و در نشست با نخبگان، علماء، خانواده شهدا، ایثارگران و جمعی از اقشار مختلف مردم استان مبنی بر
لزوم آزادسازي سواحل به نفع مردم و رعایت حدود قانونی، در نخستین روز پس از این دستور بر ضرورت تسریع در اجراي آن و گام برداشتن

 
به صورت استوار با همکاري همه بخش ها اعم از قواي مجریه، قضاییه و مقننه تأکید داشته ام. 

وي تاکید کرد: دستور رئیس جمهوري بارقه امید را در دل مردم زنده کرد و براین مبنا تکلیف آیت االله رئیسی با مدیریت جهادي و قاطعانه
اجرا می شود اما برخی وانمود می کنند که فقط این موضوع مصوبه سفر بوده درحالیکه این سفر بسیار پرخیر و برکت بوده است.



افتتاح بزرگترین باشگاه ورزشی غرب استان در روستاي دنگلان شهرستان کردکوي

در دهه مبارك فجر

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  630  |  تاریخ: 1400/11/21

 
 

افتتاح بزرگترین باشگاه ورزشی غرب استان در روستاي دنگلان
شهرستان کردکوي در دهه مبارك فجر

 
افتتاح بزرگترین باشگاه ورزشی غرب استان در روستاي دنگلان شهرستان کردکوي در دهه مبارك فجر 

به گزارش روابط عمومی صندوق کارافرینی امید استان گلستان، در هفتمین روز از دهه مبارك فجر، طی افتتاحیه متمرکز طرحهاي صندوق
کارآفرینی امید شهرستان کردکوي ، بزرگترین باشگاه ورزشی در روستاي دنگلان شهرستان کردکوي با حداقل مساحت 600 متر مربع در دو
طبقه با مبلغ تسهیلات 10 میلیارد و پانصد میلیون ریال از محل منابع مشترك صندوق با صندوق توسعه ملی و اشتغالزایی 6 نفر در
شهرستان کردکوي روستاي دنگلان با حضور شهرکی مدیر صندوق کارآفرینی امید استان ، مسئولین شهرستان کردکوي ،ملاح رئیس هیت

 
کشتی استان ، رضاپور رئیس صندوق شهرستان کردکوي و دیگر مسئولان محلی افتتاح گردید 

شهرکی در مراسم افتتاحیه این باشگاه ضمن گرامیداشت دهه مبارك فجر، از افتتاح متمرکز 22 طرح اشتغالزایی در شهرستان کردکوي با

مبلغ سرمایه گذاري 38 میلیارد ریال و پرداخت تسهیلات به مبلغ 32 میلیارد ریال و ایجاد اشتغال 39 نفر خبر داد  
گفتنی است طرح باشگاه ورزشی خانم هانیه حسین نژاد روستاي دنگلان شهرستان کردکوي با سرمایه گذاري 20 میلیارد ریال و دریافت 10
میلیاردو 500 میلیون ریال تسهیلات از محل منابع مشترك صندوق با صندوق توسعه ملی و اشتغالزایی 6 نفر فعالیت خود را آغاز کرده است

 
این سالن ورزشی با مساحت 600 متر مربع در دو طبقه احداث شده که جزو بزرگترین باشگاه ورزشی در غرب استان گلستان می باشد 

 
 



 
 

 
 





افتتاح طرح دانش بنیان در دهه مبارکه فجر

افتتاح طرح دانش بنیان در دهه مبارکه فجر

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  631  |  تاریخ: 1400/11/21

افتتاح طرح دانش بنیان در دهه مبارکه فجر  
با حضور جعفر شرف خانی مدیر صندوق کارآفرینی امید استان البرز ،طرح دانش بنیان تولید مواد پلیمري در شهرك صنعتی اشتهارد مورد

 
بهره برداري قرار گرفت. 

این طرح با اعتباري پانصد میلیون تومانی موفق به اشتغالزایی براي ده نفر شده است.  
در این مراسم رئیس دفتر مدیر استان و رئیس شعبه کرج حضور داشتند.



تشریح مصوبات سفر رئیس جمهوري به گیلان | افزایش سرعت انتصابات بعد از دهه

فجر

منبع: دیار میرزاشماره خبر:  632  |  تاریخ: 1400/11/21

استاندار گیلان با تشریح مصوبات سفر رئیس جمهوري به گیلان و اعلام اینکه مشکلات را با رویکرد انقلابی و جهادي رفع می کنیم،
گفت: شش برنامه اصلی استان در حوزه اقتصادي با هدف ایجاد فرصت هاي شغلی جدید تدوین و به مرحله اجرا گذاشته شده است.

The post تشریح مصوبات سفر رئیس جمهوري به گیلان | افزایش سرعت ...

استاندار گیلان با تشریح مصوبات سفر رئیس جمهوري به
گیلان و اعلام اینکه مشکلات را با رویکرد انقلابی و جهادي
رفع می کنیم، گفت: شش برنامه اصلی استان در حوزه
اقتصادي با هدف ایجاد فرصت هاي شغلی جدید تدوین و به

مرحله اجرا گذاشته شده است.  

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دیارمیرزا، استاندار گیلان با
تشریح مصوبات سفر رئیس جمهوري به گیلان و اعلام اینکه
مشکلات را با رویکرد انقلابی و جهادي رفع می کنیم، گفت:

 
شش برنامه اصلی استان در حوزه اقتصادي با هدف ایجاد فرصت هاي شغلی جدید تدوین و به مرحله اجرا گذاشته شده است. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی استانداري گیلان؛ دکتر اسداالله عباسی چهارشنبه شب در گفت وگوي زنده تلویزیونی با مردم گیلان که از
شبکه استانی باران پخش شد، با گرامیداشت یاد خاطره امام خمینی (ره)، شهداي والامقام و دهه مبارك فجر، مهمترین دستاوردهاي

 
جمهوري اسلامی را برشمرد و گفت: اقتدار ملی، امنیت اجتماعی، دین محوري و استقلال کشور از مهمترین برکات انقلاب است. 

وي اظهار داشت: دیدگاه امام راحل عظیم الشأن و مقام معظم رهبري را یادآور می شوم که میدان دادن و توجه به مردم، مهمترین دستاورد
انقلاب و نظام جمهوري اسلامی ایران می باشد و براین مبنا تمامی سطوح مدیریتی کشور چه به صورت مستقیم یا غیرمستقیم، از طریق
مردم انتخاب می شود و خوشبختانه با همت صورت گرفته طی چهار دهه از عمر با برکت انقلاب، شاهد موفقیت و پیروزي هاي چشمگیري

 
هستیم. 

 
استاندار گیلان ادامه داد: هرجا هم که با چالشی مواجه هستیم، به واسطه عدم توجه به نقش آفرینی مردم و کوتاهی مدیریتی است. 

وي با بیان اینکه گیلان عزیز نیز در سایه بی مهري ها، غبار محرومیت بر چهره زیباي آن نشسته، تصریح کرد: تمام اهتمام خود را بکار

 
گرفته ایم تا مشکلات را با رویکرد انقلابی و جهادي رفع کنیم. 

نماینده عالی دولت در گیلان در خصوص دستاوردهاي سفر رئیس جمهوري به استان بیان داشت: حضور در میدان و در بین مردم، شاخصه

 
متمایز آیت االله دکتر رئیسی است که دانستن اطلاعات را تبدیل به دیدن و بازدید می کند تا از نزدیک از مشکلات مردم آگاه شوند. 

وي افزود: سفر آیت االله رئیسی به گیلان 179 مصوبه با مجموع 18 هزار و 923 میلیارد تومان داشت که از این رقم هفت هزار و 903

میلیارد تومان (42 درصد) در قالب تسهیلات و 11 هزار و 20 میلیارد تومان (58 درصد) در قالب اعتبارات عمرانی اختصاص یافته است.  



وي اضافه کرد: از این اعتبارات عمرانی، بالغ بر هفت هزار و 320 میلیارد تومان جزو تعهدات اعتباري سازمان برنامه و بودجه کشور، سه هزار
و 552 میلیارد تومان از محل منابع داخلی وزارتخانه ها و 148 میلیارد تومان نیز از تعهدات شوراي برنامه ریزي و توسعه استان براي سال

 
هاي 1400 تا 1402 می باشد. 

عباسی ادامه داد: از اعتبارات مربوط به تسهیلات نیز، افزون بر پنج هزار میلیارد تومان بابت تسهیلات 188 طرح تولیدي و اشتغالزا، یک هزار
و 961 میلیارد تومان پرداخت تسهیلات ازدواج جوانان و یکصد میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه براي تأمین ودیعه مسکن، 428
میلیارد تومان تسهیلات کمیته امداد امام خمینی براي اجراي هشت هزار و 549 طرح اشتغالزا بر اساس برنامه مصوب اشتغال و خودکفایی
استان، 300 میلیارد تومان تسهیلات نوسازي ناوگان حمل و نقل عمومی شهرهاي استان توسط وزارت کشور، 48 میلیارد تومان تسهیلات
بابت 65 طرح اشتغالزا و 15 میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه براي پاسخ به درخواست هاي مردمی توسط صندوق کارآفرینی پرداخت

 
خواهد شد. 

استاندار گیلان با بیان اینکه پیشتر نیز به دفعات اعلام کرده ام که مدیریت عالی استان را با برنامه عهده دار شده ام و ذیل برنامه دولت
سیزدهم، امور گیلان را به پیش می برم؛ گفت: به طور قطع بهبود وضعیت معیشت مردم که طی هشت سال گذشته، دچار تنگناهاي بسیاري

بوده اند به ویژه با بی ثباتی قیمت ها، شاهد بی نظمی غیر قابل قبولی در حوزه معیشت آحاد جامعه بوده ایم.  

وي تاکید کرد: چنانچه نسبت به رفع مشکل واحدهاي تولیدي اهتمام ورزیده و راهبرد توسعه اشتغال، رونق تولید و ارتقاء شاخص هاي
صادرات از استان و همچنین توجه برنامه محور به افزایش تولیدات شاخص گیلان در حوزه محصولات کشاورزي مدنظر باشد؛ می توان

بسیاري از تنگناها را بهبود بخشید.  

استاندار گیلان گفت: بعد از مدیریت کرونا؛ معیشت مردم براي دولت حائز اهمیت است، به طوري باید ضمن مهار تورم که به مرز 50 درصد

رسیده بود؛ با برنامه ریزي صحیح و هدفمند، ذخیره سازي کالاهاي اساسی و استراتژیک و نیز غذاي مردم مورد توجه ویژه قرار گیرد.  

عباسی افزود: در زمان حضور در استانداري، نزدیک یک ماه ذخیره کالاي اساسی در استان وجود داشت که از میانگین کشوري هم کمتر بود

درحالیکه باید بین سه تا شش ماه باشد ولی امروز خیلی خوب است و به نقطه اي رسیده ایم که نگرانی از این بابت به نفع مردم نداریم.  

وي تصریح کرد: در جلسه شوراي اداري استان در حضور رئیس جمهوري گفتم که ستاد احیاء و فعال سازي واحدهاي تولیدي با شش برنامه
اصلی استان در حوزه اقتصادي را تشکیل داده و با انجام این برنامه ها، تعداد 86 هزار فرصت شغلی جدید طی سه سال در استان ایجاد و

تعداد 44 هزار شغل موجود نیز تثبیت خواهد شد تا به هدف برنامه که نرخ بیکاري 8 درصد و نرخ رشد اقتصادي 8 درصد است، برسیم.  

استاندار گیلان اظهار کرد: توجه به اقتصاد گردشگري، اقتصاد دریامحور و اقتنصاد کشاورزي نیز از برنامه هاي مهمی ست که دنبال می شود
و معتقدم در این مسیر با استفاده از ظرفیت مشارکت مردمی و تسهیل زمینه فعالیت آنان، می توان برنامه هاي بهببود معیشتی گیلان را به

 
پیش برد. 

وي خاطر نشان کرد: هرجا از مشارکت مردم آگاه در امور مختلف بهره گرفته ایم، توانسته ایم بهترین موفقیت ها و کامیابی ها را داشته

باشیم و مردم هم نهایت همکاري را خواهند داشته اند.  

نماینده عالی دولت در گیلان تاکید کرد: به نفع مردم به دستگاه هاي نظارتی و مدیران اجرایی به ویژه فرمانداران اعلام می کنم که پاي کار

مردم محکم بایستند، کسی حق گران فروشی ندارد و باید دقت کنند که مردم دچار سختی نشوند.  

دکتر عباسی راه اندازي 383 واحد راکد و غیرفعال که قابلیت احیاء دارند (از مجموع 905 واحد غیرفعال)، راه اندازي و بازگشت به تولید



105 واحد تحت تملیک و جانشینی بانک ها، به ظرفیت کامل رساندن دو هزار و 731 واحد استان که با ظرفیت پایین (از 10 تا 90 درصد
ظرفیت تولید) در حال کار هستند، اتمام یک هزار و 72 طرح نیمه تمام اقتصادي که پیشرفت فیزیکی 10 تا 90 درصد دارند، افزایش شیفت
کاري و توسعه تولید در تعداد 70 واحد استان و تثبیت اشتغال و تولید تعداد 2 هزار و 985 واحد فعال موجود با تأمین سرمایه در گردش

 
لازم از مهمترین این برنامه هاست. 

وي تصریح کرد: با انجام شش برنامه راهبردي فوق؛ تعداد 86 هزار فرصت شغلی جدید در طی سه سال در استان ایجاد و تعداد 44 هزار

شغل موجود نیز تثبیت خواهد شد.  
وي خاطر نشان کرد: این کار با سرمایه گذاري 12 هزار میلیارد تومانی بخش خصوصی و تسهیلاتی بالغ بر هفت هزار و 500 میلیارد تومان

 
در قالب سرمایه ثابت و در گردش قابل انجام خواهد بود. 

وي همچنین از هدف گذاري ایجاد 23 هزار و 430 شغل جدید در استان براي سال 1401 خبر داد.  
استاندار گیلان تاکید کرد: اگر مطلع شوم سرمایه گذاري پشت درب اتاق مدیري معطل شده، آن مدیر و عوامل دخیل را نزد سرمایه گذار

 
فرستاده تا ضمن عذرخواهی، ایشان را براي سرمایه گذاري دعوت کنند. 

استاندار گیلان در ادامه گفت و گوي زنده تلویزیونی با مردم از آخرین وضعیت سواحل استان و پیشبرد این دستور مهم رئیس جمهوري نیز
سخن گفت و افزود: به دنبال تأکید آیت االله دکتر رئیسی در سفر به گیلان و در نشست با نخبگان، علماء، خانواده شهدا، ایثارگران و جمعی از
اقشار مختلف مردم استان مبنی بر لزوم آزادسازي سواحل به نفع مردم و رعایت حدود قانونی، در نخستین روز پس از این دستور بر ضرورت

تسریع در اجراي آن و گام برداشتن به صورت استوار با همکاري همه بخش ها اعم از قواي مجریه، قضاییه و مقننه تأکید داشته ام.  
وي اضافه کرد: جلسه بررسی روند آزادسازي سواحل با حضور مدیران دستگاه هاي اجرایی گام بعدي براي اجراي دستور صریح رئیس
جمهوري با فوریت و ظرف کمتر از بیست روز بود که در آن منابع طبیعی استان مکلف شد تا نسبت به شناسایی نقاط تصرف شده دستگاه
هاي دولتی با در نظر گرفتن قانون مستحدث ساحلی اقدام کند تا براي آزادسازي آن دسته از اراضی دولتی که در حریم دریا قرار دارد، اقدام

 
شود. 

وي گفت: دستور رئیس جمهوري بارقه امید را در دل مردم زنده کرد و براین مبنا تکلیف آیت االله رئیسی با مدیریت جهادي و قاطعانه اجرا

 
می شود اما برخی وانمود می کنند که فقط این موضوع مصوبه سفر بوده درحالیکه این سفر بسیار پرخیر و برکت بوده است. 

وي ادامه داد: دکتر مرتضوي معاون اجرایی رئیس جمهوري هم براي نظارت بر اجراي دستور رئیس جمهوري به گیلان سفر کرد تا از نوار

 
ساحلی، تالاب و رودخانه هاي زرجوب و گوهر رود به صورت میدانی بازدید کند. 

وي تشریح کرد: بازدیدهاي سرزده از نوار ساحلی براي نظارت جدي بر آزادسازي ساحل هم به عنوان یک تکلیف از سوي رئیس جمهوري،
محور برنامه هاي روزانه ام بود و براین مبنا از خط ساحلی در مرکز و غرب گیلان در شهرستان هاي رضوانشهر و تالش و همچنین شرق
گیلان از رودسر تا آستانه اشرفیه را بازدید و از نزدیک نحوه اجراي اقدامات را نظاره کردم تا با جدیت دستور صریح رئیس جمهوري اجرا

شود.  

استاندار گیلان در پاسخ به اینکه دغدغه هاي اصلی و توقعات جنابعالی از مردم و مسئولان استان براي افزایش همبستگی و مشارکت
اجتماعی در پیشرفت استان و رفع موانع تولید و توسعه چیست، گفت: همانطور که در جلسه شوراي اداري استان با حضور رئیس جمهوري
بیان داشتم؛ امید و اعتماد مردم به دولت کم رنگ شده در حالیکه با رأي قاطع به دولت مردمی و جهادي سیزدهم و اندیشه هاي فکري آیت
االله دکتر رئیسی، مردم امیدوار شده اند و ما مسئولان هم باید با وحدت و انسجام، تنها و تنها در اندیشه خدمت به مردم باشیم و همین

رویکرد، موجب توسعه پایدار در گیلان می شود.  

عباسی یادآورشد: در روز معارفه خود به عنوان استاندار گیلان پیرو دستور اکید مقام عالی وزارت کشور، پنجره واحد سرمایه گذاري و تسهیل
کسب و کار را طی 45 روز راه اندازي کردیم و تا زمان حاضر افزون بر 50 مجوز بی نام صادر شده ضمن آنکه در جلسات مختلف هم به
مدیران تأکید کرده ام با رفع بروکراسی هاي زائد اداري و گشوده گذاشتن درب اتاق هاي خود به روي سرمایه گذاران به ویژه در بخش تولید،

 
بسترساز تحقق توسعه استان باشند. 



وي اضافه کرد: البته از همان روز اول فعالیت خود، پشت میز ننشسته ام بلکه با بررسی میدانی و بازدید از واحدهاي تولیدي مخصوصا آن
هایی که داراي مشکل هستند، کارگروه رفع موانع تولید را در آنجا برگزار کرده و به مدیران دستگاه هاي متولی و مدیران بانک ها نیز تکلیف
کرده ام با ارائه تسهیلات لازم در بخش سرمایه در گردش، زمیه به چرخش درآوردن چرخ واحدهاي تولیدي و تثبیت اشتغال در استان را

 
فراهم آورند. 

وي بیان کرد: از همین جا و از طریق رسانه ملی؛ به همه سرمایه گذاران در استان و حتی آن هایی که خارج از استان و یا خارج از کشور
هستند به ویژه گیلانیانی که نسبت به استان خود تعصب دارند، اعلام می کنم که در مقطع کنونی، گیلان داراي بهترین شرایط براي سرمایه

گذاري است و دست آنان را براي توسعه استان عزیزمان، به گرمی می فشارم.  

نماینده عالی دولت در پایان صحبت هاي خود با مردم گیلان با قدردانی ویژه از گیلانیان گفت: دولت انقلابی و مردمی سیزدهم برگرفته از

 
اراده و عزم خود مردم است و در انحصار گروه و جریان خاصی نبوده و نیست. 

عباسی تصریح کرد: بعنوان فرزند گیلان، با افتخار و با جان و دل و بهره گیري از توانمندي ها، تجارب و تخصص و آنچه اندوخته ام؛ بکوشیم

 
با کمک و یاري مردم عزیز، نخبگان، فرهیختگان و جوانان دست به دست هم گیلان را به جایگاه ارزشمند خود خواهیم رساند. 

وي بیان داشت: اگر امروز در طلیعه چهل و چهارمین بهار انقلاب شکوهمند اسلامی که فرصت خدمت فراهم است، به کمک هم نیاییم،

 
گیلان عزیز ما آسیب می بیند. قطار توسعه و پیشرفت گیلان حرکت کرده و به طور قطع من هم دغدغه معیشت و رفاه مردم را دارم. 

وي با بیان اینکه از اعتماد دولت و تمام ظرفیت ها براي خدمت به نفع مردم استفاده می کنم؛ افزود: نظرات مختلف براي آبادانی گیلان را

 
می شنوم و دست همه را به گرمی براي توسعه استان می فشارم. 

وي ادامه داد: انتصابات در استان بعد از دهه فجر سرعت بخشیده می شود و از افراد با تجربه، انقلابی و جوان براي رشد و تعالی گیلان بهره
می گیرم.



رهاورد مصوبه سفر رییس جمهور اختصاص 71 میلیارد و 700 میلیون تومان براي

دشتستان است

منبع: اتحاد خبرشماره خبر:  633  |  تاریخ: 1400/11/21

اتحادخبر: سرپرست فرمانداري دشتستان گفت: در قالب مصوبه سفر رئیس جمهور 71 میلیارد و 700میلیون تومان از محل اعتبارات
ارزش افزوده به این شهرستان تزریق شده که در راستاي محرومیت زدایی و توسعه روستایی بکار گرفته خواهد شد.

اتحادخبر: سرپرست فرمانداري دشتستان گفت: در قالب مصوبه سفر رئیس جمهور 71 میلیارد و 700میلیون تومان از محل اعتبارات

ارزش افزوده به این شهرستان تزریق شده که در راستاي محرومیت زدایی و توسعه روستایی بکار گرفته خواهد شد.  

به گزارش ایرنا، صادق بوستانی در آیین بهره برداري از پروژه هاي
دهه فجر افزود: از آنجایی که توجه به توسعه و عمران روستایی و
محرومیت زدایی از اولویت هاي دولت است لذا نتیجه پیگیریهاي
انجام شده و مصوبات سفر ریاست جمهوري به استان بوشهر این

 
اعتبارات جذب شد. 

وي اضافه کرد: امروز به مناسبت گرامیداشت دهه فجر 56 پروژه عمران روستایی با اعتبار 19میلیارد و 700میلیون تومان در بخش مرکزي

 
دشتستان به بهره برداري رسید. 

بوستانی در ادامه از افتتاح کارخانه بتن ریزي دهیاري دهقاید با ظرفیت اشتغال 14نفر و اعتبارات منابع داخلی دهیاري به مبلغ 800میلیون

 
تومان با توانایی تولید بتن آماده، انواع قطعات بتنی، سنگ جدول، نیوجرسی، کانیو و انواع تیربرق و بلوك خبر داد. 

سرپرست فرمانداري دشتستان افزود: افتتاح زمین چمن مصنوعی روستاي بنارآبشرین به مساحت یکهزار و 500مترمربع و با اعتبار
700میلیون تومان، بهره برداري از طرح 16هزار مترمربع آسفالت معابر روستایی در روستاهاي خوشمکان، چاه خانی و قراول خانه با اعتبار دو

 
میلیارد تومان انجام شد. 

بوستانی گفت: بهره برداري از 50 واحد مسکن مددجوي کمیته امداد امام خمینی(ره) با اعتبار 14میلیارد تومان که یکی از آنها به نمایندگی
در روستاي حسن آباد و بوستان امید به مساحت چهار هزار مترمربع در روستاي راهدار با اعتبار دو میلیارد و 200میلیون تومان از برنامه

هاي امروز دهه فجر مسئولین در شهرستان دشتستان است.



2 پروژه شیلاتی در تنگستان بوشهر افتتاح شد

منبع: اتحاد خبرشماره خبر:  634  |  تاریخ: 1400/11/21

اتحادخبر: در نهمین روز از گرامیداشت دهه مبارك فجر با حضور سرپرست شیلات ایران 2 پروژه شیلاتی در شهرستان تنگستان از
توابع استان بوشهر افتتاح و مورد بهره برداري قرار گرفت.

اتحادخبر: در نهمین روز از گرامیداشت دهه مبارك فجر با حضور سرپرست شیلات ایران 2 پروژه شیلاتی در شهرستان تنگستان از

توابع استان بوشهر افتتاح و مورد بهره برداري قرار گرفت.  

به گزارش ایرنا، معاون وزیر جهاد کشاورزي و سرپرست سازمان
شیلات ایران روز چهارشنبه در این آئین گفت: سرمایه گذاري

درصنعت شیلات یک بحث استراتژیک در منطقه به شمار می رود.  

سید حسین حسینی فر افزود: گسترش آبزي پروري توسعه تولیدات
مواد غذایی به شمار می رود و پایداري و استقلال درحوزه صنعت

غذایی از اقتدار نظام است.  

وي بیان کرد: استان بوشهر گرچه سومین استان کشور در بخش تامین غذایی در حوزه شیلات است اما در تولید میگوي پرورش مقام نخست

را به خود اختصاص داده و بعنوان قلب پرورش و تکثیر میگوي کشور شناخته می شود.  

رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان بوشهر گفت: 2 پروژه شیلاتی شهرستان تنگستان شامل طرح پرورش ماهی در قفس با ظرفیت 500
تن در سال در روستاي خورشهاب این شهرستان و مرکز تکثیر 100 میلیون قطعه بچه میگو در سال است که با سرمایه گذاري 360 میلیارد

 
ریال اعتبار افتتاح شد. 

 
وي اضافه کرد: با بهره برداري از این 2 طرح زمینه اشتغال 40 نفر در تنگستان فراهم می شود. 

منفرد با اشاره به اشتغال 6هزار نفر در طرح هاي آبزي پروري استان بوشهر گفت: با حمایت ها، پشتیبانی ها و پی گیري هاي موثر استاندار

 
در حوزه آبزي پروري در آینده نزدیک میزان اشتغال در این حوزه در استان بوشهر به 26 هزار نفر افزایش می یابد. 

وي یادآور شد: امسال همزمان با دهه مبارك فجر 19 طرح شیلاتی با سرمایه گذاري 218 میلیارد تومان در این استان مورد بهره برداري قرار
گرفت.



زمان اجراي همسان سازيِ حقوق بازنشستگان

منبع: اتحاد خبرشماره خبر:  635  |  تاریخ: 1400/11/21

اتحادخبر: سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1401 از همسان سازي حقوق بازنشستگان در سال آینده خبر داد.

 
اتحادخبر: سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1401 از همسان سازي حقوق بازنشستگان در سال آینده خبر داد. 

به گزارش ایسنا؛ رحیم زارع در توضیح مصوبات کمیسیون تلفیق بودجه 1401 گفت : کمیسیون تلفیق تصویب کرد که از محل بند و تبصره

2 بایحه بودجه همسان سازي بازنشستگان در سال آینده انجام شود.  

وي افزود: همچنین مبلغ 5 هزار میلیارد تومان براي اجراي قانون تعرفه گذاري خدمات پرستاري و تبدیل کارانه هاي پرستاري از سر جمع

مالیات سیگار اختصاص پیدا کرد.  

 
زارع اضافه کرد: در سال 1401 مقرر شد مربیان قرآنی تبدیل وضعیت شده که منابع این کار از سر جمع بودجه عمومی تامین می شود. 

سخنگوي کمیسیون تلفیق بودجه 1401 گفت: مبلغ 200 میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه براي دانشجویان کمیته امداد و سازمان

 
بهزیستی اختصاص داده شد. 

وي ادامه داد: 500 میلیارد تومان از محل تسهیلات قرض الحسنه تبصره 16 براي اشتغال زندانیان حین و بعد از حبس تصویب شد.



احصاء آسیب هاي اجتماعی در تهران/ در حال رفع موانع توانمندسازي افراد
بهبودیافته هستیم/ ارائه پیشنهاد نگهداري معتادان متجاهر تا دو سال

منبع: ایلناشماره خبر:  636  |  تاریخ: 1400/11/21

معاون سیاسی اجتماعی استانداري تهران با اشاره به اقدامات انجام شده در قرارگاه اجتماعی گفت: همه آسیب هاي اجتماعی احصاء
شده اند، اما در خصوص اقداماتی که ما باید انجام دهیم اولویت بندي صورت گرفته است و با توجه به برنامه ریزي که صورت گرفته

5 الی 6 آسیب اجتماعی در اولویت اقدام ما هستند.

معاون سیاسی اجتماعی استانداري تهران با اشاره به اقدامات
انجام شده در قرارگاه اجتماعی گفت: همه آسیب هاي اجتماعی
احصاء شده اند، اما در خصوص اقداماتی که ما باید انجام دهیم
اولویت بندي صورت گرفته است و با توجه به برنامه ریزي که
صورت گرفته 5 الی 6 آسیب اجتماعی در اولویت اقدام ما

 
هستند. 

«سید عباس جوهري» معاون سیاسی اجتماعی استانداري تهران
در گفت و گو با خبرنگار ایلنا درباره قرارگاه آسیب هاي اجتماعی

و اقداماتی که در این مدت از سوي این قرارگاه صورت گرفته است، گفت: اولین اقدامی که در قرارگاه اجتماعی انجام دادیم، احصاء آسیب

 
هاي اجتماعی بود و سپس نسبت به اولویت بندي این آسیب ها اقدام کردیم. 

وي ادامه داد: براساس این اولویت بندي بحث جمع آوري و ساماندهی معتادان متجاهر جز اولویت اول ما قرار گرفت چراکه در ایام زمستان
هستیم و بعضا بسیاري از این افراد بی خانمان هستند و شب ها در خیابان بدون سرپناه می ماندند، از همین رو این برنامه در اولویت ما قرار

 
گرفت. 

معاون سیاسی اجتماعی استاندار تهران با بیان اینکه جمع آوري معتادان متجاهر یک کار بسیار سنگینی بود، ادامه داد: ما ظرفیت کافی براي
نگهداري این افراد را نداشتیم، براساس گمانه زنی ها از حدود 65 تا 68 هزار معتاد متجاهر در کشور 37 تا 40 درصد این معتادان در تهران

 
هستند. بنابراین لازم بود براي ساماندهی این افراد اقدام جهادي صورت بگیرد. 

جوهري خاطرنشان کرد: در همین مدت چند ماهه خوشبختانه توانستیم 5 هزار ظرفیت جدید براي نگهداري این افراد ایجاد کنیم. در حال
حاضر نیز در همین مدت 40 روزه 3500 معتاد متجاهر جمع آوري شده است و تقریبا 45 درصد معتادان متجاهرجمع آوري شده را در شهر

تهران پذیرایی می کنیم.  

وي ادامه داد: قدم بعدي ما این است که 9 هزار ظرفیت جدید براي نگهداري و سه هزار ظرفیت جدید در بهاران ایجاد کنیم و این موارد در

 
دستور کار ما قرار دارد. 

معاون سیاسی و اجتماعی استاندار تهران در پاسخ به این سوال که چه تمهیداتی براي توانمندسازي معتادان متجاهر در نظر گرفته شده
است، گفت: موضوعی که هم عرض جمع آوري معتادان متجاهر پیگیري می کنیم موضوع ساماندهی و توانمندسازي این افراد پس از درمان



است. صرفا اقدامات ما نباید معطوف به جمع آوري باشد و باید براي توانمندسازي و بازاجتماعی کردن این افراد برنامه داشته باشیم. موانعی

 
در سر راه این برنامه ها قرار داشت از جمله اینکه با کمبود امکانات و فضا در این زمینه مواجه بودیم. 

جوهري با تاکید براینکه براي توانمندسازي معتادان متجاهر باید ظرفیت هایی را ایجاد کنیم، گفت: فاز دوم شهید زیادیان در روزهاي گذشته

 
افتتاح شد و در کنار آن هم در حال آماده سازي فاز سوم و ایجاد سوله هایی براي راه اندازي کارگاه هستند. 

وي با اشاره به موانعی که در راستاي توانمندسازي معتادان متجاهر وجود داشت، گفت: یکی از این موانع مدت زمان نگهداري معتادان
متجاهر بود. در این مدت زمانی که وجود داشت ما قانونا نمی توانستیم اقدام خاصی را در راستاي توانمندسازي این افراد انجام دهیم. در حال
حاضر فرصت قانونی نگهداري این افراد به یکسال رسیده است. همچنین در اصلاح قانون پیش بینی شده است که این مدت زمان به دو سال
افزایش یابد که در این بازه دو ساله بتوانیم دوره توانمندسازي این افراد را نیز کامل کنیم و الا در بازه زمانی سه ماهه توقع توانمندسازي این

افراد وجود ندارد.  

به گفته معاون سیاسی اجتماعی استانداري تهران موانعی که در سر راه توانمندسازي این افراد وجود داشت نیز احصاء شده و براي رفع این

موانع نیز گام هایی برداشته شده است. پیشنهاد افزایش نگهداري معتادان به دو سال نیز در ستاد مبارزه با مواد مخدر ارائه شده است.  

جوهري خاطرنشان کرد: اگر این ظرفیت ها نیز ایجاد شود حتما موضوع توانمندسازي و اشتغال و در نهایت بازاجتماعی کردن معتادان در
دستور کار است و همچنین براي کمک به خانواده این افراد نیز برنامه هایی را مد نظر داریم. طبیعی است که در گام اول باید چهره شهر را

پاکسازي کنیم و هم عرض آن باید این اقدامات را هم انجام دهیم.  

وي در بخش دیگري از صحبت هاي خود درباره کودکان کار گفت: برنامه هاي ما براي اقدامات لازم در خصوص کودکان کار نیز شروع شده
است و بهزیستی نیز در همین راستا اقداماتی را انجام می دهد. ما منتظر هستیم در این زمینه نیز کمی کار پیش برود و بعد نتایج آن را

 
اعلام کنیم. کودکان کار هم از اولویت هاي ما بوده است و در این راستا اقداماتی نیز در حال انجام است. 

معاون سیاسی اجتماعی با اشاره به احصاء آسیب هاي اجتماعی در تهران گفت: موضوعاتی مانند کودکان، حاشیه نشینی و ... نیز احصا شده

 
است و به ترتبیب اولویت در دستور کار ما قرار دارند. 

جوهري در پاسخ به این سوال که مهمترین آسیب اجتماعی در تهران در حال حاضر چیست، گفت: همه آسیب هاي اجتماعی که احصا شده
اند مهم هستند، اما در خصوص اقداماتی که ما باید انجام دهیم اولویت بندي صورت گرفته است و با توجه به برنامه ریزي که صورت گرفته 5

 
الی 6 آسیب اجتماعی در اولویت اقدام ما هستند. 

انتهاي پیام/



عناوین روزنامه هاي بیست و یکم بهمن ماه در خراسان رضوي

منبع: ایرناشماره خبر:  637  |  تاریخ: 1400/11/21

روزنامه هاي خراسان رضوي روز پنجشنبه بیست و یکم بهمن ماه 1400 مطالب متنوعی منتشر کردند که عنوان هاي برجسته آنها
مرور می شود.

روزنامه هاي خراسان رضوي روز پنجشنبه بیست و یکم بهمن ماه
1400 مطالب متنوعی منتشر کردند که عنوان هاي برجسته آنها

 
مرور می شود. 

 
روزنامه خراسان: 

این روزنامه در تیتر نخست خود عنوان "خیبرشکن؛ کابوس
صهیونیست ها" را منتشر کرد و نوشت: در جشن 43 سالگی
انقلاب اسلامی، رییس ستاد کل نیروهاي مسلح ضمن بازدید یکی
از پایگاه هاي موشکی سپاه از موشک دوربرد و نقطه زن
"خیبرشکن" به عنوان جدیدترین دستاورد راهبردي این نیرو

رونمایی کرد.  

 
عکس نخست روزنامه خراسان نیز با عنوان "روز جشن ملی"، تصویري از پیروزي انقلاب در 22 بهمن 57 است. 

ویژه نامه استانی روزنامه خراسان:  

 
این ویژه نامه محلی عکس و تیتر نخست خود را به جشن انقلاب اختصاص داد و از مردم براي شرکت در راهپیمایی 22 بهمن دعوت کرد. 

 
روزنامه قدس: 

این روزنامه نیز عکس و تیتر نخست خود را با عنوان "جشن 44" به سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی اختصاص داد.  

 
ویژه نامه خراسان روزنامه قدس: 

این ویژه نامه استانی در تیتر نخست خود نوشت: زکات هنر استاد قالیباف؛ کارآفرینی براي 140 نفر  

عکس نخست ویژه نامه خراسان روزنامه قدس هم با عنوان "تعداد مرگ و میر کرونا پس از چهار ماه 2 رقمی شد"، تصویري از بیماران

کرونایی بستري شده است.  

روزنامه شهرآرا: 



این روزنامه عکس و تیتر نخست خود را به ورود به چهل و چهارمین سال پیروزي انقلاب اسلامی اختصاص داد و نوشت: استقلال، آزادي،

 
جمهوري اسلامی 

برچسب ها  

 
- مشهد 

 
- مطبوعات و خبرگزاري هاي داخلی 

- روزنامه خراسان  
- قدس



رئیس کل دادگستري استان مرکزي: پارك فناوري باید زمینه بازگشت نخبگان را
فراهم آورد

منبع: تسنیمشماره خبر:  638  |  تاریخ: 1400/11/21

گروه استان ها ـ رئیس کل دادگستري استان مرکزي گفت: پارك فناوري استان مرکزي باید زمینه بازگشت نخبگان به استان را
فراهم آورد.

گروه استان ها ـ رئیس کل دادگستري استان مرکزي گفت:
پارك فناوري استان مرکزي باید زمینه بازگشت نخبگان به

 
استان را فراهم آورد. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از اراك، حجت الاسلام
عبدالمهدي موسوي در بازدید از پارك علم و فناوري استان
مرکزي با اشاره به تلاش در راستاي رفع مشکلات اظهار
داشت: یکی از اقدامات مهم پارك علم و فناوري تبدیل دانش
پیشرفته و فناوري برتر به محصول و خدمات قابل استفاده در
مجامع تخصصی و کف اجتماع است به طوري که برتري ها و
برجستگی هاي علمی بشر براي کف جامعه قابل استفاده

نیست و شاید قابل فهم هم نباشد بنابراین باید به محصولی تبدیل شود که علاوه بر استفاده در مجامع تخصصی، کف جامعه هم از محصول و

 
دانش برتر بهره مند شود. 

 
وي افزود: اقدامات ارزشمندي در پارك علم و فناوري استان انجام شده که باتوجه به مشکلات موجود براي رفع آنها باید تلاش کرد. 

رئیس کل دادگستري استان مرکزي ادامه داد: مقام معظم رهبري در زمینه پاسداشت زبان فارسی تاکید کردند که باید علم آنقدر در
جمهوري اسلامی پیشرفت کند که دانشمندان دنیا زبان فارسی را یاد بگیرند تا بتوانند به پیشرفت هاي علمی ما دست پیدا کنند بنابراین

 
این موضوع ارزش علم و زبان فارسی را مطرح می کند و باید توجه ویژه داشته باشیم. 

موسوي تصریح کرد: پس از جمهوري اسلامی موفقیت هاي بسیاري کسب شده به طوري که در زمینه رشد مقالات علمی در سال هاي اخیر

 
رتبه نخست منطقه بودیم و در دنیا رتبه هاي بسیار خوبی داشتیم و موفقیت ها رشد چشمگیري داشته است. 

وي بیان کرد: باید یافته هاي علمی توسط پارك هاي علم و فناوري به محصول و خدمات اجتماعی و تخصصی تبدیل شود و امیدواریم
نیروهاي جوان و دانشگاهی یافته هاي علمی خود را در پارك هاي علم و فناوري به کارگیرند و بستر مناسب براي آنها فراهم شود تا بتوانند

 
در خدمت بشریت و جامعه قرار دهند. 

 
مدرس خیابانی: هر مدیري در سیستان وبلوچستان از پارك علم و فناوري فاصله بگیرد ضرر می کند 

 
پارك علم و فناوري استان فارس میزبان بزرگترین رویداد فناوري کشور است 

فضاها و سوله هاي بلااستفاده استان در اختیار پارك علم و فناوري قرار گیرد  
رئیس کل دادگستري استان مرکزي ادامه داد: مقام معظم رهبري حدود 12 سال در زمینه اقتصاد، تولید و اشتغال تاکید کردند و این گره



باید در مجامع علمی باز شود و جاذبه علمی و دانش بنیانی کسب کنند سپس وارد کارگاه شوند درحالی که بسیاري از کارگاه ها از دانش

فراري هستند به همین سبب باید در این زمینه آسیب شناسی انجام شود.  

موسوي تصریح کرد: باید جلسه تخصصی با حضور مدیران استان برگزار شود تا موضوع توسعه تحصیلات تکمیلی با آموزش هاي عالی استان

و زیرساخت ها بررسی و مشکلات این دو حوزه رفع شود و در زمینه دانش بنیان شدن صنعت، اقتصاد و تولید ثروت قدم برداریم.  

وي با اشاره به رفع مشکلات و نواقص با همکاري مدیران، سرمایه گذاري مالی و غیره گفت: ضعف اطلاع رسانی در پارك علم و فناوري استان
وجود دارد به طوري که جاذبه ها و موفقیت ها به خوبی معرفی نشدند و در حوزه سرمایه گذاري هم باید دعوت از ایرانیان خارج از کشور که
امکان سرمایه گذاري در کشور دارند، انجام شود و از طرفی هم ضرورت سرمایه گذاري در حوزه ها در ابعاد مختلف علمی، پژوهشی و غیره

 
باید مشخص شود. 

رئیس کل دادگستري استان مرکزي خاطرنشان کرد: اگر دانشمندي را می توان جذب کرد که می تواند به اقتصاد ما، صنعت دانش بنیان و
سرمایه گذاري در استان کمک کند اما براي ورود به جمهوري اسلامی موانعی وجود دارد باید این موضوع مطرح شود تا در کارگروه تخصصی،

 
فنی، قضایی، اطلاعاتی و امنیتی مورد بررسی قرار گیرد و تلاش می شود تا موانع رفع شود . 

 
استان مرکزي با 103 شرکت در زمینه تعداد شرکت هاي دانش بنیان رتبه نهم کشور را دارد 

"محمد رفیعی" رئیس پارك علم و فناوري استان مرکزي نیز در این بازدید با اشاره به عملکرد پارك علم و فناوري اظهار داشت: هدف پارك
علم و فناوري استان ارتقاي فناوري و افزایش رقابت بین شرکت ها و واحدهاي فناور است و در واقع پارك علم و فناوري فضایی براي توسعه

 
فناوري و نوآوري است که از سال 1382 پارك در اراك راه اندازي شد و تلاش می کند که واحدها و افراد سرآمد را جذب کند. 

وي افزود: در سال 96 دفتر مرکز رشد در دانشگاه صنعتی اراك رقم زده شد و در سال 97 سایت اصلی راه اندازي شد و مشکلاتی در حوزه
زیرساخت ها داشت که بخشی از آنها برطرف شده اما بخش هایی از جمله راه دسترسی و سایر موارد هنوز باقی مانده که نیازمند همکاري

 
دستگاه ها است. 

رئیس پارك علم و فناوري استان مرکزي ادامه داد: در سال 98 مرکز رشد تخصصی کشاورزي و در سال 99 مرکز رشد محلات راه اندازي

 
شد که تجربه خوبی بود تا براي شهرستان هاي ساوه، دلیجان و خمین هم در نظر گرفته شود. 

رفیعی با اشاره به حوزه هاي کاري پارك گفت: مهم ترین حوزه هاي پارك ساخت و تولید تجهیزات و ماشین آلات پیشرفته صنعتی، صنایع
نسل چهارم، هوشمندسازي و اتوماسیون، فناوري اطلاعات، ارتباطات و اقتصاد دیجیتال، تجهیزات و ملزومات پزشکی و آزمایشگاهی، صنایع

 
خلاق و فرهنگی و غیره است. 

وي تصریح کرد: خدمات پارك در دو حوزه شرکت هاي نوپا و شرکت هاي رشدیافته است و 40 شرکت رشد یافته داریم، به زودي پارك

 
دانش آموزي استارت زده می شود که محیطی براي فرهنگ سازي دانش آموزان در زمینه فناوري، نوآوري و توسعه فناوري است. 

رئیس پارك علم و فنا وري استان مرکزي عنوان کرد: در دوران شیوع بیماري کرونا حدود 18 شرکت در حوزه تولید اقلام مبارزه با بیماري

 
کرونا از جمله تولید الکل، ماسک، تجهیزات موردنیاز و غیره فعالیت کردند. 

رفیعی با اشاره به آمار و عملکرد واحدهاي فناور تا پایان دي ماه امسال گفت: تعداد واحدهاي فناور پذیرفته شده در پارك 675 شرکت و
هسته فناور و تعداد واحدهاي فناور مستقر 173 واحد، میزان درآمد واحدهاي فناور 130 میلیارد تومان، میزان صادرات واحدهاي فناور یک



میلیون و 200 هزار دلار، تعداد شرکت هاي دانش بنیان مستقر در پارك 16 شرکت از مجموع 103 شرکت دانش بنیان در استان و تعداد

 
محصولات فناورانه و دانش بنیان 274 محصول و خدمت بوده است. 

وي افزود: استان مرکزي با 103 شرکت در زمینه تعداد شرکت هاي دانش بنیان رتبه نهم کشور را دارد و یکی از موفقیت ها کسب عنوان
نخست و برتر در جشنواره ملی شیخ بهایی از سال 96 تا1400 و کسب رتبه نخست جشنواره ملی شتاب در سال 97، برگزاري بیش از100

دوره کارگاهی و آموزشی و غیره است.  

رئیس پارك علم و فناوري استان مرکزي خاطرنشان کرد: یکی از مشکلات موجود محدود بودن اراضی پارك، کمبود اعتبارات عمرانی براي
تکمیل و توسعه تاسیسات زیربنایی و آماده سازي سایت اصلی، فقدان بودجه لازم براي خرید تجهیزات اساسی و تخصصی مورد نیاز
آزمایشگاه ها، کمبود شدید فضاهاي تخصصی براي تمرکز و توسعه فعالیت هاي عملیاتی و تولیدي، عدم توسعه و استقرار مراکز رشد و

واحدهاي فناور در سایر شهرستان ها به ویژه ساوه، خمین و دلیجان است.



جوانان بومی جویاي کار هرمزگانی در پورتال استانداري ثبت نام کنند

منبع: ایسناشماره خبر:  639  |  تاریخ: 1400/11/21

سرپرست معاونت توسعه مدیریت و منابع استانداري هرمزگان گفت: بر اساس پیگیري هاي انجام شده توسط استاندار هرمزگان،
مقرر شد صنایع استان نیازهاي خود را در زمینه جذب و بکارگیري نیروي انسانی جدید از طریق بانک اطلاعاتی متقاضیان اشتغال

استانداري هرمزگان تامین کنند.

محسن خاکی نهاد صبح امروز (21 بهمن ماه) در جمع
خبرنگاران، افزود: مهندس دوستی استاندار هرمزگان از زمان
انتصاب، حل مساله اشتغال و به کارگیري نیروهاي بومی در
صنایع استان را به عنوان یکی از دغدغه هاي مهم خود در
دستور کار قرار داده است و در سفر اخیر رییس جمهور به
استان ، این مطالبه از سوي استاندار به شکل پیشنهاد به هیات
دولت ارائه شد که با نگاه مساعد دولت براي رفع مشکل
اشتغال جوانان بومی استان ، خوشبختانه پیشنهاد استاندار

مورد تصویب قرار گرفت.  

خاکی نهاد گفت: متقاضیان اشتغال می توانند با مراجعه به پورتال استانداري هرمزگان، از طریق بخش ثبت نام در سایت به نشانی

www.hormozgan.ir اطلاعات خود را وارد و درخواست خود را ثبت کنند.  

سرپرست معاونت توسعه مدیریت و منابع استانداري هرمزگان بیان کرد: این اطلاعات از سوي استانداري هرمزگان در اختیار صنایع قرار

 
خواهد گرفت و از این پس نیاز صنایع در زمینه جذب نیروي انسانی جدید از طریق افراد ثبت نام شده در این سامانه رفع خواهد شد. 

انتهاي پیام



بهره برداري از 1087 کارگاه اشتغال اقتصاد مقاومتی و صنایع تبدیلی در استان

فارس

منبع: شیرازهشماره خبر:  640  |  تاریخ: 1400/11/21

همزمان با بهره برداري 1087 کارگاه اشتغال اقتصاد مقاومتی و صنایع تبدیلی استان فارس و با حضور رئیس سازمان بسیج
سازندگی کشور و همراهی مسوولان استانی و شهرستانی، مجتمع کارگاهی اقتصاد مقاومتی وابسته به بسیج سازندگی سپاه اقلید

افتتاح شد.

همزمان با بهره برداري 1087 کارگاه اشتغال اقتصاد مقاومتی و صنایع تبدیلی استان فارس و با حضور رئیس سازمان بسیج سازندگی

 
کشور و همراهی مسوولان استانی و شهرستانی، مجتمع کارگاهی اقتصاد مقاومتی وابسته به بسیج سازندگی سپاه اقلید افتتاح شد. 

به گزارش سرویس شهرستان هاي شیرازه، همزمان با بهره برداري 1087 کارگاه اشتغال اقتصاد مقاومتی و صنایع تبدیلی استان فارس و با
حضور رئیس سازمان بسیج سازندگی کشور و همراهی مسوولان استانی و شهرستانی، مجتمع کارگاهی اقتصاد مقاومتی وابسته به بسیج

 
سازندگی سپاه اقلید افتتاح شد. 

رئیس سازمان بسیج سازندگی کشور در این آیین بیان داشت: باید یاد بگیریم در کنار هم کار کنیم و انسجام داشته و از منیت ها فاصله

 
بگیریم. 

سردارمحمد زهرایی با اشاره به کاستی هاي چند سال گذشته و کم کاري هاي صورت گرفته، و با تأکید بر اینکه باید نگاه جهادگرانه در
مقابل نگاه سوداگرانه قرار گیرد، از همت دولت سیزدهم سخن گفت و اظهار داشت: بدنه دولت نیز باید کمک کند تا شعار سید محرومان

 
عملی و موفق شویم. 

وي با بیان اینکه مجلس انقلابی نیز باید کمک کند، یادآور شد: باید بدانیم در جنگ اقتصادي مشابه جنگ سخت باید هزینه دهیم.  

سردار زهرایی بیان داشت: باید با همت جهادي، مردم نوازي و محروم نوازي تا جهاد براي توسعه بکوشیم، جهاد کنیم و مطمئن باشیم نتیجه

به نفع مردم است.  

 
وي تصریح کرد: این افتتاح نمونه اي است براي راهی که تازه به روي مردم باز می شود. 

اسماعیل قزل سفلی مسئول بسیج سازندگی استان فارس نیز در این همایش در خصوص آعاز به کار 1087 کارگاه اشتغال اقتصاد مقاومتی و
صنایع تبدیلی گفت: این طرح همزمان در 43 نقطه استان فارس اجرا شد و به صورت نمادین 6 شهرستان نیز از طریق ارتباط تصویري

 
کارگاه هاي تولیدي آنها مورد بهره برداري قرار گرفت. 

از جمله مراکزي در این تماس تصویري مورد افتتاح قرار گرفت تعاونی مصرف و نماشگاه دائمی اقتصاد مقاومتی داراب، کارگاه 3 هزار قطعه

 
جوجه کشی فیروزاباد، کارگاه قالیبافی فسا، تولیدي ظرف سرامیکی لارستان و ... از جمله آنها بود. 

وي در خصوص نوع و عرصه این کارگاه نیز گفت: بیشتر این کارگاه ها مربوط به صنایع تبدیلی و صنایع دستی بود که به ترتیب 305 و 209
مورد را شامل می شد و پرورش آبزیان، پرورش دام سبک و سنگین، واحد هاي تولید قارچ، پرورش شتر مرغ و مرغ محلی، مزارع کشت

 
دارویی و زعفران و گلخانه ها و پرورش زنبور عسل از دیگر موارد بود. 



 
به واسط بهره برداري از این کارگاه ها 3289 فرصت شغلی ایجاد شد که 2192 مورد آن اشتغال زایی به صورت مستقیم بوده است. 

قزل سفلی در ادامه گفت: اقتصاد مقاومتی به عنوان یک الگو الهام بخش از نظام اقصادي اسلام حدود 8 سال پیش از طرف مقام معظم
رهبري براي مقابله با جنگ تمام عیار اقتصادي ابلاغ شد،. که درون زایی، برون نگر و مردم بنیانی و کار و تلاش شبانه روزي و جهادگرانه و ...

 
از ویژگی ها و مولفه هاي اقتصاد مقاومتی مورد نظر ایشان بود. 

وي با اشاره به اینکه علی رغم تلاش هایی که در این زمینه صورت گرفته است، مقام معظم رهبري سال 96 در دیدار با اساتید دانشگاه گلایه
کرده اند و خواستار توجه بیشتر به اقتصاد مقاومتی شدند گفت: همانگونه که رهبري فرمودند در این راه گره هایی وجود داشت، متاسفانه
یکی از ضعف ها آنجا بود که درك و تفسیر خوبی از اقتصاد مقاومتی صورت نگرفته است و نکته قابل تامل عدم توجه به مردم بنیان کردن

 
اقتصاد مقاومتی بوده است. 

جانشین قرارگاه محرومیت زدایی سپاه فجر فارس اظهار داشت: مردم عزیز ایران اسلامی همواره بویژه پس از سال 88 در رخ دادهاي مختلف
از انقلاب دفاع کرده اند اما در اقتصاد هنوز این موضوع به خوبی جا نیفتاده است خوشبختانه بسیج در این عرصه ورود کرده و امیدواریم این

 
امر باعث شود تا به معنی واقعی آن خواسته رهبري یعنی مردمی کردن اقتصاد محقق شود. 

وي با اشاره به اقدامات بسیج در راستاي حرکت هاي اجتماع محور اقتصادي گفت: یکی از این طرح هاي مردمی، صندوق هاي قرص الحسنه
بسیج هست و خوشبختانه کارهاي خوبی صورت گرفته و نتیجه حمایت و حضور مردم راه اندازي کارگاه ها و ایجاد مشاغل خرد و خانگی

 
است. 

 
پرداخت 130 میلیارد ریال تسهیلات توسط بسیج سازندگی شهرستان اقلید 

فرمانده سپاه اقلید در آیین افتتاح مجتمع اشتغال کارگاهی این شهرستان با گرامیداشت یاد شهدا، دهه مبارك فجر را تبریک گفت و به
گزارش کوتاهی از عملکرد بسیج سازندگی شهرستان اقلید پرداخت و عنوان داشت: راه اندازي 50 صندوق قرض الحسنه، فعالیت 110 گروه
جهادي، فعالیت 160 مشاغل خانگی و 43 کارگاه، اشتغال زایی مستقیم و غیرمستقیم 600 نفر و پرداخت 130 میلیارد ریال تسهیلات

 
ازجمله عملکردهاي بسیج سازندگی شهرستان اقلید است. 

سرهنگ پاسدار علیرضا خدایاري با اشاره به افتتاح این مجتمع همزمان با سایر کارگاه هاي استان فارس، عنوان داشت: 12 کارگاه تولیدي با
دریافت تسهیلات بالغ بر 850 میلیون تومان شامل صنایع تبدیلی، مشاغل خانگی، قالیبافی و... در این مجتمع اشتغال کارگاهی فعال می

باشند.  

گفتنی است در حاشیه این مراسم از چهارمین شماره نشریه منهاي نفت سازمان بسیج سازندگی استان فارس رونمایی شد این نشریه نگاهی

ویژه به کارآفرینان نمونه اقتصاد مقاومتی دارد.  

انتهاي پیام/



افتتاح یک کارگاه طراحی و بسته بندي محصولات صنایع دستی به
مناسبت دهه فجر در زنجان

افتتاح یک کارگاه طراحی و بسته بندي محصولات صنایع دستی به مناسبت دهه فجر
در زنجان

منبع: میراث آریاشماره خبر:  641  |  تاریخ: 1400/11/21

به گزارش میراث آریا و به نقل از روابط عمومی اداره کل
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان زنجان، امیر

ارجمند امروز چهارشنبه 20 بهمن 1400 گفت: «همزمان با دهه مبارك فجر یک کارگاه طراحی و بسته بندي فاخر محصولات صنایع دستی

 
در شهر زنجان افتتاح شد.» 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان زنجان افزود: «براي ایجاد این کارگاه 30میلیارد ریال با مشارکت مستقیم بخش
خصوصی سرمایه گذاري شده است. این کارگاه در شهرك صنعتی علی آباد قرارگرفته است و براي شش نفر به طور مستقیم ایجاد اشتغال

 
شده است.» 

ارجمند توسعه فعالیت در حوزه صنایع دستی را از مصادیق رونق تولید دانست و بیان کرد: «صنایع دستی سازنده هویت کشور است، بسته
دربرگیرنده صنایع دستی نقش بسیاري در جذب مشتري داخل و خارجی دارد و بسته بندي زیبا ضامن بقا و گسترش جهانی این صنعت

مهم و درآمدزا است.»  

او بیان کرد: «صنایع دستی می تواند به عنوان هنرصنعت زمینه ساز اشتغال بیشتر و معرفی فرهنگ و سنن ملی و اسلامی باشد.»



مصوبات آخرین نشست کمیسیون تلفیق بودجه

منبع: خبرنامه دانشجویان ایرانشماره خبر:  642  |  تاریخ: 1400/11/21

مصوبات آخرین نشست کمیسیون تلفیق بودجه  

آخرین نشست کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال 1401 در حالی برگزار شد که اعضاي این کمیسیون با افزایش حقوق و دستمزد محیط

بانان در سال 1401 در سقف منابع این سازمان موافقت کردند.  

به گزارش «خبرنامه دانشجویان ایران» به نقل از مشرق، سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال 1401 مجلس در تشریح مصوبات
آخرین نشست این کمیسیون گفت: نمایندگان در راستاي رفع تبعیض در پرداخت حقوق و دستمزد کارکنان و با توجه به وظایف حاکمیتی و
نظارتی خطیر سازمان حفاظت محیط زیست، با افزایش حقوق و دستمزد محیط بانان در سال 1401 در سقف منابع این سازمان موافقت

 
کردند. 

زارع بیان کرد: کمیسیون تلفیق بودجه در نشست امروز در اجراي قانون حمایت از توسعه صنایع پایین دستی نفت خام و میعانات گازي با
استفاده از سرمایه گذاري مردمی و اصلاحات و الحاقی بعدي آن، هیئت امناي صندوق توسعه ملی را مکلف کردند تا تشریفات قانونی اعطاي
مجوز تنفس خوراك به طرح هاي موضوع قانون را که داراي مجوز احداث از وزارت نفت هستند به نحوي پیگیري کند که مجوز تنفس

خوراك مزبور حداکثر ابتداي اردیبهشت ماه سال 1401به آنها ابلاغ شود.  

نماینده مردم آباده و بوانات در مجلس تاکید کرد: همچنین در مواردي که صندوق توسعه ملی سهم خود از صادرات نفت خام و میعانات
گازي را به صورت حواله نفتی دریافت می کند مجاز است حواله هاي مزبور را به عنوان تسهیلات صرف تامین منابع مورد نیاز طرح هاي

تولیدي با اولویت طرح هاي پتروپالایشگاهی کند و بازپرداخت اصل و فرع این تسهیلات به صورت ارزي خواهد بود.  

سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال 1401 مجلس ادامه داد: همچنین کمیسیون تلفیق به منظور تکمیل مصلاهاي نیمه کاره کشور
با معرفی شوراي سیاستگذاري ائمه جمعه کشور، قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء(ص) را موظف کردند، نسبت به تکمیل و تحویل مصلاها اقدام
کند و براین اساس به مقدار یک هزار میلیارد تومان براي مصلا هاي سراسر کشور و یک هزار میلیارد تومان نیز براي مصلاي تهران از محل

 
بند (ي) تبصره یک اختصاص یافت. 

وي افزود: هزینه کرد این اقدام پس از تایید سازمان مدیریت و برنامه ریزي کشور و در قبال نفت خام به نرخ رسمی صادرات نفت در مکان

 
هاي مورد نظر قرارگاه، تحویل می شود. درآمد این بند از طریق تهاتر نفت خام با قرارگاه خاتم الانبیاء(ص) تسویه خواهد شد. 

زارع تصریح کرد: به موجب دیگر مصوبه این کمیسیون، مازاد هزینه تحصیلی دانشجویان تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) و
سازمان بهزیستی کشور به مبلغ 200 میلیارد تومان از محل درآمد حاصل از هدفمندي یارانه ها براي ارتقاي سطح مناطق کمتر توسعه یافته
در قالب وام از طریق صندوق هاي رفاه دانشجویان وزارتخانه هاي علوم، تحقیقات و فناوري و بهداشت، درمان و آموزش پزشکی براساس

سرانه دانشجویی در اختیار افراد قرار خواهد گرفت.  

وي بیان کرد: اقساط وام هاي مذکور پس از فراغت از تحصیل و اشتغال به کار افراد پرداخت می شود، دانشجویان تحت پوشش نهادهاي

حمایتی مزکور و فرزندان رزمندگان معسر در اولویت دریافت وام هستند.  



این نماینده مجلس تصریح کرد: کمیسیون تلفیق همچنین به منظور ارائه تصویر درستی از ایران مصوب کردند، هزینه کرد اشخاص حقوقی
در خصوص تولید و انتشار محتواي فرهنگی، معرفی ظرفیت هاي گردشگري به زبان هاي خارجی با هماهنگی و تایید وزارت میراث فرهنگی،

 
گردشگري و صنایع دستی به عنوان هزینه قابل قبول مالیاتی قلمداد شود. 

کد خبرنگار : 91



پایان مناقشه بر سرمدیرکار

منبع: روزنامه همدان پیامشماره خبر:  643  |  تاریخ: 1400/11/21

 
■ معاون وزیر: 65 میلیون نفر با ما کار می کنند 

در ادامه جابه جایی مدیران استان، مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی نیز تغییر کرد.  
پس از کش وقوس هاي فراوان و دخالت برخی نمایندگان در انتصاب مدیرکل این اداره کل، بالأخره تکلیف روشن شد و یوسف شعبانی از

 
حراست نوسازي مدارس استان با حکم وزیر کار در رأس امور کار و اشتغال استان قرار گرفت. 

پیش از این حمیدرضا یاري به عنوان مدیرکل کار استان تعیین شده بود؛ اما دقایقی پیش از معارفه، با دخالت یکی از نمایندگان استان و با
نگاه سیاسی مراسم به هم خورد و معاون وزیر بدون توضیح از همدان به تهران رفت و این اداره کل به مدت بیش از یک ماه در بلاتکلیفی در

 
تعیین مدیر به سر برد. 

با روانه شدن انتقادهاي فراوان به وزیر کار براي این اتفاق، حالا پس از گذشت حدود یک ماه، شبانه مدیرکل جدید این اداره تعیین شد و

انتصاب صورت گرفت که مراسم تکریم و معارفه، روز گذشته با حضور معاون تعاون وزیر برگزار شد.  
سید احمد توصیفیان ازجمله مدیران با پشتکار و بسیار جوان در استان بود که در تعامل با بخش خصوصی، کارگاه ها و همچنین رسانه ها
کم نمی گذاشت. در اغلب موارد در زمان نیاز به بازدید وي از واحدهاي تولیدي به همراه معاونان و سایر کارکنان اداره در محل حضور می
یافت و براي حل مشکل به دنبال راهکار می گشت. وي موافقان پاشنه کشیده و مخالفان تند و تیزي داشت که در دوره استانداري سابق نیز

 
به دلیل فشار مخالفان قرار بر تغییر وي شد، اما برنامه هاي توصیفیان در حوزه هاي مختلف سبب ابقا شد. 

کسب رتبه دوم اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان در بین دستگاه هاي اجرایی، رتبه برتر گروه سلامت، رتبه نخست عملکرد در بین
دستگاه هاي اجرایی و قرارگرفتن جزو 3 استان برتر در رتبه بندي وزارت کار از جمله موفقیت هاي این اداره کل در زمان تصدي گري
توصیفیان بوده است. همچنین کاهش چشمگیر نرخ بیکاري و رتبه نخست در پرداخت تسهیلات مشاغل روستایی از دیگر اتفاقات دوره

 
مدیریت وي به شمار می رود. 

توصیفیان در مدتی که در اختیارش قرارگرفت تا عملکرد 6 ساله خود را تشریح کند به چند مورد کوتاه و کلی اشاره کرد و گفت که جزئیات
آن را به وزارتخانه ارسال خواهد کرد. اما بر این نکته تأکید کرد که در حوزه تعاون، کار کیفی انجام شده، و 3 سال پیش، کمیته صیانت از

 
تعاونی ها براي نخستین بار در کشور راه اندازي شد که به الگو و یک دستورالعمل کشوري براي سایر استان ها تبدیل شد. 

وي ادامه داد: 3 دسته تعاونی داریم که یک دسته تعاونی سبز هستند که نیاز به توسعه دارند، تعاونی هاي نارنجی نیاز به توجه بیشتر و

تعاونی هاي قرمز، نیاز به بررسی در کمیته صیانت از تعاونی ها را دارند.  

 
تعهدات مدیرکل جدید 

مدیرکل جدید تعاون، کار و رفاه اجتماعی هم با قدردانی از تلاش توصیفیان در مدت مدیریتش گفت: از کارکنان این اداره شناخت خوبی

دارم و به آنها ارادت دارم و امیدوارم بتوانم با کمک آنها خدمات مناسبی به جامعه هدف بدهم.  
یوسف شعبانی با تأکید بر اینکه مسائل حقوق و معیشت اولویت خواهد بود، ادامه داد: امروز همه شاهد باشید که با نیت خالص این سمت را

 
پذیرفته ام و با همین نیت هم از اینجا خواهم رفت. 

وي ادامه داد: 25 سال در مجموعه وزارت کار خدمت کرده ام و به جرأت می توانم بگویم 80 درصد مواقع را 2 شیفت کار کرده ام و امروز در
حضور همه تعهد ویژه به مقام معظم رهبري براي تحقق محورهاي تأکیدي ایشان در بیانیه گام دوم، تعهدم به ریاست جمهوري براي تحقق
شعار سال، عدالت محوري، فسادستیزي و توجه ویژه به قشر محروم، تعهد به وزیر براي تحقق نیاز مردم و استاندار براي پیشبرد اهداف استان

را اعلام می کنم؛ بنده ویژگی کار جهادي و خالصانه را تا دم مرگ حفظ خواهم کرد.  



افزایش مدیران با جابه جایی  
معاون تعاون وزیر کار هم با بیان اینکه گردش مدیران، یک رویکرد مدیریتی است، گفت: تغییر مدیران اتفاق برد-برد است و سبب آموزش و
ایجاد گردش می شود که روحیه افراد را هم بالا می برد؛ اما ممکن است جوامع فرهنگی و سیاسی طور دیگري این جابه جایی را تفسیر

کنند.  
مهدي مسکنی افزود: اگر دقت کنید متوجه می شوید که کارکنان بانک ها مدام در حال تغییر و جابه جایی هستند چون براي بالا بردن

 
روحیه کاري خوب است. 

وي با بیان اینکه توصیفیان از سرمایه هاي جمهوري اسلامی ایران است و باید سال ها از این سرمایه استفاده کرده و از آن مراقبت شود که
هدر نرود، ادامه داد: ایشان از مدیران گام دومی و جوان است که از بدنه وزارتخانه آمده و کارش را از کارشناسی در معاونت فرهنگی آغاز

 
کرده است. 

مسکنی افزود: آقاي شعبانی هم جزوي از مجموعه همین وزارتخانه است و در استان هاي کردستان و مرکزي خدمات ارزنده اي داشته که

حالا در زادگاه خود مشغول به خدمت شده است.  
وي ادامه داد: گردش مدیران، یک رویکرد مدیریتی است که در تمام سیستم ها اتفاق می افتد و موجب می شود که رکود در جایی اتفاق

 
نیفتد. 

مسکنی با بیان اینکه مسئولیت در اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی، وظیفه سختی است، مطرح کرد: همه نگاهشان به این وزارتخانه است و
65 میلیون نفر با ما کار می کنند و اگر ثانیه اي غفلت کنیم باید جواب بدهیم. مسئولیت چیزي جز بار شرعی نیست و اگر کسی امروز در

 
شهر شما گرسنه سر بر زمین بگذارد ما باید جواب بدهیم. 

 
اتاق تعاون سفیر صادرات استان به اقلیم است 

دبیر کانون کارآفرینان استان هم در این مراسم گفت: معتقد هستم آقاي توصیفیان در 6سال مدیریتش در استان کیفیت کارش از کمیت آن
بیشتر بوده و با وجود چالش هاي 2سال اخیر به دلیل تحریم و کرونا، مدیریت مدبرانه وي استان را در حوزه کاري این اداره، سرافراز و کم

چالش کرده است.  
نصرت ا... طاقتی احسن افزود: به نظر ما آقاي توصیفیان خادم بخش خصوصی بوده و به یاد ندارم جلسه اي یا مشکلی در این بخش وجود

 
داشته که ایشان یا معاونانش حضور نداشته باشند و قدم بلندي براي حل آن برنداشته باشند. 

وي با تأکید بر اینکه مدتی است تغییر و تحول در این اداره قطعی بوده؛ اما هیچگونه خللی به کار و مجموعه کاري و مدیریتی آقاي
توصیفیان وارد نکرد و تا دقایق آخر کارش را با انگیزه انجام داد، گفت: ما لقب «فرزند استان» را به دکتر توصیفیان می دهیم و معتقد

 
هستیم که در آینده در پست هاي کلیدي تر خدمت خواهد کرد؛ اما انتظار داریم نام همدان را در پست هاي آینده ویژه در نظر بگیرد. 

طاقتی احسن ادامه داد: با روحیات آقاي شعبانی هم آشنا هستیم و از انتخاب ایشان براي مدیرکلی این اداره ابراز خرسندي می کنیم، قبول

 
این سمت در شرایط فعلی شجاعت می خواهد که قابل تقدیر است. 

وي خطاب به مدیرکل جدید گفت: در این اداره 2 بال براي توسعه داریم، یک بال بدنه دولتی و کارشناسان مجموعه است که انتظار می رود
از حداکثر توانمندي ها و شایستگی ها استفاده کنید. بال دوم بخش خصوصی است و با توجه به اعلام وزیر کار در این باره که گفت می
خواهیم 2 میلیون کارآفرین در کشور داشته باشیم باید توجه ویژه به بخش خصوصی شود چون این اقدامات توسط بخش خصوصی جامه

 
عمل می پوشد. 

طاقتی احسن در ادامه خطاب به معاون وزیر گفت: اتاق تعاون استان سفیر صادرات به اقلیم کردستان است و با توجه به سیاست کشور در

پررنگ کردن روابط با همسایه ها، انتظار داریم فعالیت اتاق تعاون استان را در این رابطه به صورت ویژه در نظرقرار بگیرد.  
دبیر کانون کارآفرینان با تأکید بر لزوم بازبینی قوانین کار افزود: شوراي حل اختلاف و هیأت هاي رسیدگی در اداره کار خوب است، اما به

نظر می رسد از حقوق کارآفرینان نیز باید در کنار حق و حقوق کارگران مراقبت شود.



نشست مشترك فراکسیون زنان مجلس با کمیته امور خانواده دوماي روسیه برگزار
شد

منبع: تسنیمشماره خبر:  644  |  تاریخ: 1400/11/21

نشست وبیناري مشترك فراکسیون زنان و خانواده مجلس شوراي اسلامی و کمیته امور خانواده، زنان و کودکان دوماي دولتی روسیه
برگزار شد.

نشست وبیناري مشترك فراکسیون زنان و خانواده مجلس
شوراي اسلامی و کمیته امور خانواده، زنان و کودکان دوماي

دولتی روسیه برگزار شد. - اخبار سیاسی -  
به گزارش خبرگزاري تسنیم به نقل از خانه ملت، نشست
وبیناري مشترك فراکسیون زنان و خانواده مجلس شوراي
اسلامی و کمیته امور خانواده، زنان و کودکان دوماي دولتی

 
روسیه امروز (چهارشنبه 20 بهمن ماه) برگزار شد. 

قاسم پور: رویکرد جمهوري اسلامی به زنان با توجه به اهمیت

نقش آنها در خانواده است  

فاطمه قاسم پور در این دیدار ضمن ابراز خرسندي از شرکت در همایش بین المللی زنان اوراسیا در سن پترزبورگ، بر مشترکات میان تهران
و مسکو تأکید کرد و گفت: همگرایی میان نمایندگان زن در پارلمان هاي دو کشور و استفاده آنها از تجربیات یکدیگر هم افزایی در این حوزه

 
را به دنبال دارد. 

رئیس فراکسیون زنان مجلس شوراي اسلامی، با اشاره به قوانین مصوب در حوزه حمایت از زنان و خانواده تصریح کرد: رویکرد جمهوري

 
اسلامی ایران به مسأله اجتماعی زنان با توجه به اهمیت نقش آنها در خانواده است و موازنه در این خصوص امري مهم تلقی می شود. 

 
رحمانی: مشارکت زنان در رویدادهاي سیاسی از مصادیق بهره مندي از ظرفیت آنان است 

فاطمه رحمانی نماینده مردم مشهد و کلات و عضو کمیسیون اجتماعی مجلس شوراي اسلامی، ضمن گرامیداشت ایام االله دهه فجر، به
دستاوردهاي جمهوري اسلامی ایران در حوزه زنان و خانواده پرداخت و گفت: حفظ کرامت زنان و توانمندسازي آنها در ابعاد مختلف

اجتماعی، فرهنگی، اقتصادي، سیاسی همواره مورد توجه برنامه ریزان و سیاستگذاران قرار دارد.  

عضو کمیسیون اجتماعی مجلس شوراي اسلامی، حضور زنان در فعالیت هاي تولیدي و اقتصادي و مشارکت آنها در رویدادهاي سیاسی
همچون انتخابات را از مصادیق بهره مندي از ظرفیت زنان دانست و خاطر نشان کرد: جمهوري اسلامی همواره مسیر ارتقاء ابعاد شخصیتی،

 
خانوادگی و اجتماعی زن را مورد توجه قرار می دهد. 

 
فلاحی: تقویت نهاد خانواده و جایگاه زن از اهداف جمهوري اسلامی در تمام اسناد بالادستی است 



سارا فلاحی، نماینده مردم ایلام و عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی نیز در ادامه این دیدار با اشاره به اهمیت نقش و جایگاه زنان
اظهار داشت: جمهوري اسلامی ایران همواره موضوع ارتقاء زنان را در سیاستگذاري، قانونگذاري و برنامه ریزي ملی مورد توجه قرار داده است.

وي افزود: بر پایه شاخص هاي توسعه انسانی سازمان ملل متحد، زنان و دختران ایرانی پیشرفت قابل توجهی در حوزه هاي آموزش، پژوهش،

 
علم، کارآفرینی، اشتغال و بهداشت داشته اند. 

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شوراي اسلامی، گفت: از جمله اهداف جمهوري اسلامی ایران که در تمام اسناد
بالادستی بر آن تاکید شده، تقویت نهاد خانواده و جایگاه زن در آن و استیفاي حقوق شرعی و قانونی زنان در همه عرصه ها و توجه ویژه به

نقش سازنده آنان بر مبناي اصول اسلامی در سیاستها و برنامه ها است.  

 
استانیا:حمایت از مادران و کودکان از جمله مسائل مورد توجه در پارلمان روسیه است 

نینا استانیا، رئیس کمیته زنان، خانواده و کودکان دوماي دولتی روسیه نیز در این دیدار به قوانین حمایتی این کشور در حوزه زنان، خانواده و

 
کودکان اشاره کرد و افزود: حمایت از مادران و کودکان از جمله مسائل مورد توجه در پارلمان روسیه است. 

رئیس کمیته زنان، خانواده و کودکان دوماي دولتی روسیه در پایان ضمن ابراز خرسندي از برقراري روابط و انسجام میان نمایندگان زن
پارلمانهاي دو کشور گفت: برگزاري نشست هاي دوره اي در این خصوص، راهی مهم در جهت استفاده و بهره مندي بیشتر دو کشور از

تجربیات یکدیگر است./



اجبار «اینماد» باعث افزایش حجم اقتصاد غیررسمی و فرار مالیاتی می شود

منبع: میزانشماره خبر:  645  |  تاریخ: 1400/11/21

عضو هیئت مدیره سازمان نظام صنفی رایانه اي گفت: باید احراز هویت کسب وکار ها صورت گیرد، ولی نمی توانیم بدون توجه به
مقتضیات اقتصاد دیجیتال مقررات گذاري کنیم؛ اجبار اینماد قطعا باعث افزایش حجم اقتصاد غیررسمی و فرار مالیاتی خواهد شد

اجبار اینماد مشکلات کسب وکار هاي نوآورانه و جدید را بسیار بیشتر ...

رضا قربانی در گفت وگو با میزان، با بیان اینکه اجباري شدن «اینماد» داراي تأثیر منفی بر اشتغال جوانان است، گفت: ما در سال هاي
گذشته در شرایطی بوده ایم که همه حوزه هاي اقتصادي رشد منفی داشته اند و تنها حوزه اي که رشد مثبتی را تجربه کرده است، اقتصاد
دیجیتال بوده است. اقتصاد دیجیتال و به نوعی اقتصاد نوآور حوزه اي است که ما نمی توانیم بدون توجه به مقتضیات آن مقررات گذاري
کنیم و با همان مدل هاي ذهنی قدیمی که مربوط به کسب و کار هاي گذشته است، آن ها را مدیریت کنیم. ما هرگز نگفته ایم که مقررات
گذاري و تنظیم گري انجام نشود بلکه گفته ایم الزام کردن مواردي که خام و نپخته است، قطعاً تأثیر منفی در توسعه اقتصاد کشور و توسعه
اشتغال خواهد داشت. اجبار اینماد مشکلات کسب وکار هاي نوآورانه و جدید را بسیار بیشتر خواهد کرد و راه را براي خروج نخبگان هموار

 
می کند. 

وي همچنین با انتقاد از آنچه که تحت عنوان نظارت پیشینی صورت می گیرد، افزود: ما در حال حاضر در حوزه هایی که نظارت پیشینی
وجود دارد، به این جمع بندي رسیده ایم که باید به سمت نظارت پسینی رفت؛ یعنی صرفاً با احراز هویت اجازه بدهیم که افراد فعالیت خود
را شروع کنند مگر در حوزه هایی که با سلامت جامعه در ارتباط است. الان شرایط دنیا به شکلی است که در حوزه هایی مثل حوزه هاي
مالی می توان فعالیتی را شروع کرد بدون اینکه مشروط به اخذ مجوز باشد و ایده هایی در دنیا مطرح شده است که اجازه می دهد استارتاپ
ها و کسب و کار ها در فضایی که مقررات گذاري نشده است، فعالیت کنند و بر مبناي مشاهده فعالیت هاي آن ها مقررات گذاري و نظارت
انجام می شود؛ بنابراین اصرار به اینکه ما باید حتماً کسب و کار را قبل از شروع به فعالیت بررسی کنیم، منجر به این خواهد شد که ما

 
نتوانیم تنظیم مقررات اثربخشی داشته باشیم. 

عضو هیئت مدیره سازمان نظام صنفی رایانه اي استان تهران در تشریح پیامد هاي منفی اجباري شدن «اینماد» اظهار داشت: متأسفانه اجبار
«اینماد» باعث افزایش فرار مالیاتی خواهد شد. ضمن اینکه مسیر هایی مثل کارت به کارت نیز بعد از اعمال محدودیت ها باز خواهد شد و
مردم به این سمت گرایش پیدا می کنند. به نظر می رسد که بعضی افراد عمداً یا سهواً شرایط را به سمتی می برند که اقتصاد شفاف و قابل
ردیابی تبدیل به اقتصاد غیر شفاف شود. از سوي دیگر کاهش اشتغال باعث خروج نخبگان هم خواهد شد و این اجبار ها باعث می شود
افرادي که ذهن پویا دارند و تلاش می کنند فراتر از چهارچوب ها فعالیت کنند، به سمتی هدایت شوند که یا مهاجرت کنند و یا به شکل
دیگري فعالیت کنند. به نظر بنده بهتر است که ما اجازه دهیم کسب و کار هاي خصوصی وارد میدان شوند و آن ها نماد اعتمادساز را بدهند

 
و به عبارت دیگر این فضا را به صورت انحصاري در اختیار یک مرکز قرار ندهیم. 

 
- بیشتر بخوانید: 

- الزامی شدن اینماد دلسردي کارآفرینان را به همراه دارد انتهاي پیام/



خبر
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خبر

 
پرداخت وام اشتغالزایی قرض الحسنه در محل به صاحبان کسب و کار توسط بانک سینا 

بانک سینا در راستاي انجام مسئولیت هاي اجتماعی و به منظور تسهیل فرایند خدمات رسانی به مشتریان، نسبت به پرداخت وام قرض
الحسنه اشتغالزایی در محل کسب و کارها اقدام می نماید. به گزارش روابط عمومی بانک سینا؛ این بانک بر اساس مقررات بانکی و ضوابط
داخلی بانک سینا و به منظور ارائه خدمات مالی متناسب با نیازهاي مشتریان و نیز رعایت اصول مشتري مداري، تسهیلات اشتغالزایی را در
محل کسب و کارها و با مراجعه حضوري به واجدین شرایط پرداخت می کند. از جمله اقدامات صورت گرفته از سوي این بانک، مراجعه
حضوري همکاران در شهرهایی فاقد واحد بانکی (شعبه-واحد) همچون شادگان در استان خوزستان، خورموج استان بوشهر، مراوه تپه استان
گلستان، کیاسر استان مازندران، میلاجرد استان مرکزي، دیشموك استان کهگیلویه و بویر احمد، بخش احمدي بندر عباس و مناطقی از این
دست بوده است. گفتنی است این بانک با پرداخت انواع تسهیلات به ویژه وام هاي قرض الحسنه به اقشار مختلف جامعه و مددجویان مورد
تایید نهادهاي حمایتی، اقدامات موثري در حوزه رونق تولید و ایجاد اشتغال پایدار انجام داده است. عمده این تسهیلات از ابتداي سال 1400
تا پایان دي ماه سال جاري شامل بیش از 30000 فقره تسهیلات قرض الحسنه به ارزش 8800 میلیارد ریال در حوزه اشتغالزایی، ازدواج،

تامین نیازهاي ضروري و کمک هزینه خرید مسکن بوده است.



اخبار
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اخبار

 
3 جایگاه فرآوردهاي نفتی در منطقه خراسان رضوي افتتاح شد 

مشهد مقس سمیرا رحمتی-جایگاه فرآورده نفتی آل مراد در محور مشهد به نیشابور با حضور استاندار خراسان رضوي ، نماینده شهرستان
نیشابور در مجلس شوراي اسلامی ، فرماندار زبرخان ، مدیر شرکت ملی پخش فرآورده هاي نفتی منطقه خراسان رضوي و مقامات استانی و
محلی افتتاح شد. مدیر منطقه خراسان رضوي در این مراسم گفت : با توجه به نقش جایگاههاي عرضه فرآورده هاي نفتی و سی ان جی در
خدمت رسانی مطللوب به مردم و کاهش ترافیک جایگاهها و صرفه جویی سوخت و با توجه به اشتغال زایی جایگاههاي سوخت و احداث

جایگاهها در کلان شهر مشهد و شهرستانهاي تابعه در اولویت اقدامات قرا گرفته است،  
علی اصغر اصغري افزود: موافقت اصولی احداث 46 جایگاه اعم از سی ان جی و فرآورده هاي نفتی در سطح منطقه خراسان رضوي صادر شده

 
است. که در حال احداث میباشند ، با راه اندازي این جایگاهها حداقل 450 نفر بطور مستقیم مشغول به کار خواهد شد. 

وي ادامه داد : در دهه مبارك فجر امسال ضمن بهره برداري از 3 باب جایگاه فرآورده نفتی در شهرستانهاي مشهد ، سرخس و زبرخان ، 3

 
باب جایگاه دیگر نیز تا پایان سال به چرخه خدمت رسانی اضافه خواهد شد. 

مدیر منطقه یاد آور شد :با توجه به حضور زائران و مسافرین عزیز در استان خصوصا مشهد مقدس افزایش جایگاهها به منظور افزایش رفاه

عمومی و کاهش ترافیک در اولویت منطقه قرار دارد.  

 
تهیه و ارائه طرح ساماندهی اصناف مجاور پیاده روها و فضاي سبز حاشیه معابر 

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شوراي شهر کرج از ارائه طرح پیشنهادي ساماندهی و نظام بخشی به استفاده اصناف مجاور پیاده روها و

فضاي سبز حاشیه معابر شهر در این کمیسیون خبر داد.  
عمار ایزدیار با اشاره به تهیه و ارائه این طرح اظهار کرد: پیاده روها نخستین حلقه ارتباطی کاربري هاي مسکونی و سایر کاربري ها و

 
همچنین نخستین فضاي ارتباطی بین شهروندان هستند از این رو توجه به این بخش همواره در دستور کار مدیریت شهري قرار داشته است. 
ایزدیار با اشاره به استفاده کسبه از فضاي مجاور محل کسب خود به عنوان محلی براي ارائه محصولات و خدمات گفت: این پدیده از سال
هاي گذشته در کرج و سایر شهرها و کلانشهرها مرسوم شده و برخی مدیران شهري بخشی از این پدیده را در صورتی که به لحاظ فنی،

 
شهرسازي و سایر مختصات مرتبط به تایید رسیده باشد، به رسمیت شناخته اند. 

وي افزود: این شهرها از پدیده مذکور به عنوان فرصتی براي ارتقاء انسان محوري در شهر، افزایش تعاملات مثبت اجتماعی و همچنین منبع

 
پایدار درآمدي در راستاي اقتصاد پایدار شهري بهره می برند. 

ایزدیار، با بیان اینکه مواجهه با این پدیده در شهر کرج اغلب با اعمال تبصره بند 1 ماده 55 قانون شهرداري در خصوص رفع سد معبر به
صورت سلبی و بازدارنده بوده است، اذعان کرد: البته برخورد با سودجویانی که بدون توجه به حقوق عامه نسبت به تصرف فضاهاي عمومی

اقدام می کنند، غیرقابل اجتناب است.  
این مسئول افزود: اما در برخی موارد می توان حضور اصناف مجاور پیاده روها یا فضاي سبز حاشیه معابر شهري را در صورت رعایت اصول و

 
مقررات، پذیرفت و تغییراتی در وضع موجود، ایجاد کرد. 

به گفته رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شوراي شهر کرج، می توان با ساماندهی این اصناف همچون گل فروش ها، اغذیه فروش ها یا
رستوران هایی که بخشی از فضاي پیاده رو یا فضاي سبز حاشیه معابر را اشغال کرده و به مشتریان خود خدمات می دهند، این معضل را به

 
یک فرصت مناسب تبدیل کرد. 

ایزدیار خاطرنشان کرد: طبیعی است برخی از این موارد به دلیل اینکه در آن مصالح عمومی و ضوابط شهري دیده نشده و صرفا موضوع نفع
شخصی مد نظر است می تواند به بروز مشکلاتی نظیر ایجاد ترافیک سنگین براي خودروها، سد معبر و اخلال در رفت و آمد عابران پیاده و



حتی مشکلات فرهنگی و اجتماعی بیانجامد.  
وي از دیگر پیامدهاي منفی این پدیده را عادي سازي تخلف و قانون شکنی در شهر ذکر کرد و ادامه داد: بدیهی است پتانسیل مالی این

 
موضوع به عنوان بستري فسادزا می تواند علاوه بر کسبه، پرسنل مدیریت شهري را نیز آلوده کند. 

این مسئول با تاکید بر اینکه ساماندهی و رفع مشکلات مرتبط با این بخش نیازمند بررسی عمیق و جامع کارشناسی با لحاظ کردن جنبه
هاي مختلف حقوقی، فنی، ایمنی، فرهنگی و اجتماعی و تهیه آیین نامه می باشد، اضافه کرد: این موضوع در برخی شهرهاي کشور عملیاتی

شده است که می تواند به عنوان الگو مورد استفاده قرار گیرد.



سرمایه گذاري 2000 میلیارد تومانی در شهرك گلخانه اي
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اردبیل- فرماندار شهرستان پارس آباد گفت: در 2 سال اخیر بیش از 2 هزار میلیارد تومان سرمایه گذاري در توسعه شهرك گلخانه
اي یک هزار و 600 هکتاري پارس آباد مغان اتفاق افتاده است.

اردبیل- فرماندار شهرستان پارس آباد گفت: در 2 سال اخیر
بیش از 2 هزار میلیارد تومان سرمایه گذاري در توسعه شهرك
گلخانه اي یک هزار و 600 هکتاري پارس آباد مغان اتفاق

 
افتاده است. 

ابراهیم امامی در گفت و گو با خبرنگار مهر، اظهار کرد: بعد از
پیروزي انقلاب اسلامی در شهرستان پارس آباد تحولات
عظیمی در حوزه هاي مختلف به ویژه تدارك زیرساخت ها
انجام شده تا جامعه شهري، روستایی و عشایري این منطقه از
خدمات مناسب آب، گاز، برق، ارتباطات و مخابرات استفاده

کنند.  

وي شهرستان پارس آباد را دومین شهرستان پرجمعیت بعد از استان اعلام کرد و گفت: در شهرستان پارس آباد به راحتی می توان با توسعه
صنایع تبدیلی و تکمیلی و توجه به توانمندي هاي بخش کشاورزي و تولید محصولات متنوع زمینه اشتغال تمام بیکاران منطقه را فراهم کرد.

فرماندار شهرستان پارس آباد فعالیت 5 مرکز آموزش عالی با 4 هزار دانشجو و همچنین راه اندازي و توسعه فضاهاي آموزشی را یادآور شد و
تصریح کرد: در شهرستان پارس آباد 3 بیمارستان مجهز به بیماران و شهرهاي همجوار ارائه خدمات می کند به طوري که در کرونا 50
میلیارد تومان تجهیزات از جمله 3 دستگاه اکسیژن ساز، سی. تی. اسکن، ام. ار. آي و… براي بیمارستان هاي این شهرستان خریداري شده

 
است. 

امامی به پروژه عظیم پایاب سد خداآفرین و بهره برداري از 33 هزار هکتار اراضی در پارس آباد، بیله سوار و اصلاندوز اشاره کرد و گفت: 20
هزار میلیارد تومان حجم سرمایه گذاري نظام در این منطقه است تا مغان جدیدي در شمال استان شکل گرفته و توسعه اراضی آبی را شاهد

 
باشیم. 

وي به شهرك گلخانه اي یک هزار و 600 هکتاري این منطقه به عنوان بزرگترین شهرك گلخانه اي کشور اشاره کرد و افزود: تاکنون 140

 
هکتار از این گلخانه راه اندازي شده و 250 هکتار نیز در شرف بهره برداري است. 

امامی حضور سرمایه گذاران براي فعال کردن این شهرك گلخانه اي از مناطق مختلف یادآور شد و خاطر نشان کرد: به ازاي هر هکتار گلخانه

 
زمینه اشتغال 6 تا 8 نفر فراهم می آید و 5 میلیارد تومان نیز سرمایه گذاري در هر هکتار انجام می شود. 

وي 2 هزار میلیارد تومان سرمایه گذاري را در این شهرك گلخانه اي یادآور شد و اضافه کرد: تاکنون براي 840 نفر از جوانان منطقه در این

 
شهرك هاي گلخانه اي زمینه اشتغال مستقیم فراهم شده و شاهد تولید 200 تن محصول در هر هکتار هستیم. 



امامی تولید محصولات صادرات محور را در این شهرك از رویکردهاي اصلی و اساسی برشمرد و بیان کرد: قطعاً با راه اندازي منطقه آزاد و

 
بارانداز ریلی بستر و زمینه صادرات محصولات به کشورهاي آسیاي میانه و اوراسیا فراهم می آید. 

وي در ادامه سخنان خود اظهار کرد: در شهرستان پارس آباد هم اکنون 1.5 میلیون تن محصول کشاورزي تولید می شود که با بهره برداري

 
از پایاب سد خداآفرین و شهرك گلخانه اي این ظرفیت تا 2.5 میلیون تن قابل افزایش است. 

امامی ارزآوري این محصولات تولید شده را ارزشمند توصیف کرد و ادامه داد: براي تأمین زیرساخت ها به ویژه راه دسترسی مناسب توسعه
بزرگراه پارس آباد به سربند و سربند به مشگین شهر در حال انجام است که در سال آینده 10 کیلومتر از مسیر پارس آباد به سربند و 16

 
کیلومتر از سربند به سمت مشگین آماده بهره برداري خواهد شد. 

وي راه اندازي 50 طرح تولیدي را در شهرك صنعتی پارس آباد یادآور شد و تصریح کرد: در یک سال اخیر تلاش کردیم تا با همکاري خود
عشایر محدوده نشین کشت و صنعت مغان مشکل اختلاف کشت و صنعت و عشایر را که بیش از 50 سال به طول انجامیده، حل و فصل

 
کنیم. 

امامی از واگذاري زمین براي یک هزار و 600 خانوار در این محدوده خبر داد و گفت: هر هکتار زمین کشاورزي در مغان زمینه اشتغال 2.5
نفر را فراهم می آورد که با این واگذاري براي 4 هزار و 260 نفر در محدوده کشت و صنعت مغان، فرصت اشتغال 11 هزار نفر فراهم شده

است.  

فرماندار شهرستان پارس آباد ارزش زمین واگذار شده را بسیار بالا توصیف کرد و افزود: ما سعی کردیم تا حق و حقوق عشایر محدوده نشین

کشت و صنعت مغان رعایت شده و واگذاري ها نیز در چارچوب قانون براي اسکان و تثبیت سکونت عشایر باشد.  

وي در بخش دیگري از سخنان خود خاطر نشان کرد: به میمنت ایام االله دهه فجر به ارزش 250 میلیارد تومان بیش از 38 طرح عمرانی،

 
اقتصادي و زیربنایی در این شهرستان به بهره برداري رسیده و یا در حال بهره برداري است. 

امامی اضافه کرد: از هفته دولت تا دهه فجر با بهره برداري از طرح هاي اقتصادي زمینه اشتغال 235 نفر در این شهرستان فراهم شده که

 
عمدتاً مربوط به صنایع تبدیلی و غذایی است. 

وي به حفظ و نگهداري از اشتغال ایجاد شده با پوشش بیمه اي اشاره کرد و ادامه داد: یکی از دغدغه هاي جدي ما پروژه هاي راکد و نیمه

 
تعطیل در سال هاي اخیر بوده که با حمایت دولت سعی کردیم تا با رفع موانع و پشتیبانی هاي لازم این واحدها به چرخه تولید بازگردند. 

امامی بیان کرد: با بهره برداري از این واحدهاي راکد و تعطیل شده تعهد اشتغال شهرستان که بیش از 2 هزار و 119 نفر بوده تا 90 درصد

 
در 11 ماهه امسال تحقق پیدا کرده است. 

وي خروج توسعه تک بعدي به شهرستان پارس آباد را یادآور شد و اظهار کرد: بیشترین تاکید ما بر این است تا توسعه صنایع تبدیلی با

 
ارزش افزوده بیشتر و اشتغال مناسب در این شهرستان اتفاق بیفتد که نمونه آن در فرآوري بادام زمینی در سال زراعی جاري اتفاق افتاد. 

فرماندار شهرستان پارس آباد تصریح کرد: امسال با راه اندازي 85 واحد خانگی و یک واحد مدرن فرآوري بادام زمینی مانع از خام فروشی

 
محصول به سایر استان ها شدیم که این امر زمینه اشتغال خوبی را براي منطقه فراهم کرده است. 



امامی گفت: تلاش می کنیم تا شهرستان پارس آباد در حوزه گردشگري و سایر بخش هاي صنعتی نیز توسعه پیدا کند تا ما بتوانیم از توسعه
تک بعدي خارج شویم.



90 درصد بازرگانی گلستان از طریق اصناف انجام می شود

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  649  |  تاریخ: 1400/11/21

گرگان- استاندار گلستان گفت: بیش از 90 درصد بازرگانی و تولید ناخالص داخلی گلستان از طریق اصناف انجام شده و حمایت از
اصناف توسعه اشتغال را به همراه دارد.

گرگان- استاندار گلستان گفت: بیش از 90 درصد بازرگانی و
تولید ناخالص داخلی گلستان از طریق اصناف انجام شده و

 
حمایت از اصناف توسعه اشتغال را به همراه دارد. 

به گزارش خبرنگار مهر، علی محمد زنگانه شامگاه چهارشنبه
در همایش استانی فجرآفرینان بازار و اصناف اظهارکرد: بیش
از 90 درصد بازرگانی استان و تولید ناخالص داخلی گلستان از
طریق اصناف انجام شده و حمایت از اصناف توسعه اشتغال را

به همراه دارد.  

استاندار گلستان افزود: 95 درصد بازار کشور توسط بخش خصوصی و دولتی اداره می شود که نقش اصناف و بازاریان در زمینه اقتصاد کشور

کلیدي و تاثیرگذار است.  

وي بیان کرد: یک پنجم تولید ناخالص ملی و نیمی از اشتغال کشور در اختیار اصناف و بازار است و در واقع بازاریان همواره در خط مقدم

 
جنگ اقتصادي قرار داشتند. 

زنگانه ادامه داد: از سه میلیون واحد صنفی داراي پروانه کسب در کشور بیش از 70 هزار واحد صنفی در گلستان فعالیت دارند و خانواده

 
اصناف در استان به بیش از 200 هزار نفر می رسد. 

استاندار گلستان عنوان کرد: براي تحقق رشد هشت درصدي در استان یقیناً اصناف نقش مهمی داشته و خواهند داشت و باید به اشتغال این

 
حوزه توجه ویژه اي شود. 

وي اضافه کرد: اشتغال در حوزه اصناف و بازار با کاهش هزینه هاي دولتی همراه است و یقیناً نیروي متخصص فعال در اصناف می تواند در

 
حوزه کسب و کارهاي بزرگ هم نقش آفرینی داشته باشد. 

زنگانه ادامه داد: بازار برخاسته از بطن مردم است و خصوصاً در جریان انقلاب اسلامی نقشی تاثیرگذار داشت تا جایی که حضرت امام (ره)

 
فرمودند اگر بازاریان نبودند انقلاب به پیروزي نمی رسید. 

وي با بیان اینکه اصناف گلستان 230 شهید تقدیم انقلاب کرده اند، گفت: نظارت صنفی با استفاده از ظرفیت اصناف، کاسبان امین، بسیج
قرارگاه 17 ربیع، اداره کل صنعت معدن تجارت، جهاد کشاورزي و تعزیرات امنیت بازار را براي مردم فراهم می کند و مانع از سودجویی

فرصت طلبان می شود.



مراکز نیکوکاري خراسان رضوي به 718 مورد رسید

منبع: روزنامه اسکناسشماره خبر:  650  |  تاریخ: 1400/11/21

مراکز نیکوکاري خراسان رضوي به 718 مورد رسید

مشهد مقدس سمیرا رحمتی-مدیرکل کمیته امداد خراسان رضوي گفت: همزمان با چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی،

 
43 مرکز نیکوکاري در خراسان رضوي راه اندازي شد که با این اقدام، تعداد مراکز فعال در استان به 718 مورد رسید. 

رضا سلم آبادي در حاشیه برنامه کشوري افتتاح مراکز نیکوکاري به صورت ویدئو کنفرانس، مدت فعالیت مراکز نیکوکاري را نزدیک به یک
دهه دانست و اظهار کرد: مراکز نیکوکاري در مساجد و در محلات شکل گرفت تا با شناسایی خانواده هاي نیازمند در ابعاد اجتماعی،
اقتصادي و فرهنگی براي آنان اقدام شود. وي، از فعالیت 182 مرکز نیکوکاري به صورت تخصصی در استان خبر داد و بیان کرد: از 718 مرکز
نیکوکاري فعال در استان 447 مرکز شهري و 271 مرکز روستایی، همچنین 394 مرکز در مساجد و 314 مرکز در محلات و دستگاه هاي
مختلف مستقر هستند. سلم آبادي با اعلام اینکه در 10 ماهه امسال حدود 126 هزار خانوار از خدمات مراکز نیکوکاري بهره شده اند، افزود:

 
21 هزار خیر و نیکوکار در بخش هاي مختلف و به صورت نقدي، غیر نقدي و ارائه خدمت با این مراکز همکاري دارند. 

وي با بیان اینکه 5 هزار نیرو به عنوان هئیات عامل به صورت افتخاري فعالیت دارند افزود: در 10 ماهه امسال با مشارکت خیران، هر خانواده

 
ماهانه 408 هزار تومان از خدمات این مراکز به صورت نقدي، غیرنقدي و یا خدمات بهره مند شدند. 

مدیرکل کمیته امداد خراسان رضوي با اشاره به اینکه 50 درصد افراد خدمات گیرنده در مراکز نیکوکاري را مددجویان کمیته امداد تشکیل
می دهند، ادامه داد: خدمات ارائه شده در قالب جهیزیه و ازدواج، مسکن و ساختمان، بهداشت و درمان، فرهنگی و آموزشی و اشتغال و

 
کارآفرینی است. 

شایسته ذکر است: اکنون کمیته امداد خراسان رضوي به 235 هزار خانوار ارائه خدمت می کند که از این تعداد، 183 هزار خانوار معیشت
بگیر هستند.



_news" > اخبار ویژه روزنامه هاي 21 بهمن

منبع: بصیرتشماره خبر:  651  |  تاریخ: 1400/11/21

پایگاه بصیرت  

 
روزنامه کیهان 

اعتراف خواندنی واشنگتن پست به درماندگی آمریکا مقابل ایران  
روزنامه واشنگتن پست در تحلیلی قابل تأمل تاکید کرد: ایران با وجود کارشکنی هاي آمریکا در برجام، دست برتر را هم در حوزه فعالیت

 
هاي هسته اي و هم گسترش نفوذ منطقه اي پیدا کرده است. 

 
این روزنامه آمریکایی با اشاره به ناتوانی دولت هاي اوباما و ترامپ و بایدن در مقابل ایران نوشت: 

همزمان با آنکه مذاکرات بین ایران و قدرت هاي جهانی بر سر احیاي توافق هسته اي سال 2015 دولت بایدن بر حملات خود به ترامپ
افزوده است. کاخ سفید با هیاهوي جمهوري خواهان درباره احیاي توافق هسته اي یاد شده مواجه است و مایل است بحث ها در وین را در

 
چارچوبی جدید به تصویر بکشد و این کار را با سرزنش کردن رئیس جمهور پیشین درباره خروج از توافق یاد شده انجام می دهد. 

جن ساکی، سخنگوي کاخ سفید این خروج را ریشه تمامی فعالیت هاي نامطلوب ایران توصیف کرد و گفت:«اگر رئیس جمهوري پیشین از
توافق هسته اي ایران خارج نمی شد هیچ یک از تحولاتی که اکنون شاهد آن هستیم؛ یعنی افزایش ظرفیت و فعالیت هاي هسته اي ایران و

 
دخالت هاي این کشور در منطقه رخ نمی داد.» 

موضعی که اخیرا کاخ سفید اتخاذ کرده یعنی ملامت تصمیم ترامپ، به عنوان یک تاکتیک سیاسی، رویکردي هوشمندانه است،یعنی با این
موضع گیري، دولت بایدن براي دو نتیجه محتمل مذاکرات وین بهانه اي آماده در اختیار دارد: اگر دولت آمریکا براي اجراي توافق هسته اي
امتیازهاي بزرگ به ایران بدهد مثل لغو برخی تحریم هاي اقتصادي قبل از بازگشت کامل ایران به توافق، آنگاه کاخ سفید می تواند ادعا کند
خروج آمریکا از توافق در دوره ترامپ سبب شد هیچ گزینه خوبی براي مهار ایران وجود نداشته باشد. و اگر مذاکرات شکست بخورد و ایران
به غنی سازي اورانیوم به سطوح مناسب براي ساخت سلاح هسته اي ادامه دهد آنگاه کاخ سفید می تواند اعلام کند اشتباه ترامپ در خارج

 
شدن توافق هسته اي ایران سبب شد محدودیت هاي اعمال شده بر فعالیت هاي هسته اي این کشور در توافق یاد شده زیر پا گذاشته شود. 

به عنوان یک استراتژي سیاست خارجی نیز این رویکرد یک رویکرد هوشمندانه است زیرا به ایرانی ها بهانه اي آماده می دهد تا از آن براي

زیر پا گذاشتن مفاد توافق هسته اي سال 2015 به شکل فزاینده و تداوم رفتارهاي خود در خاورمیانه استفاده کنند.  
اگر آمریکا از توافق هسته اي سال 2015 خارج نمی شد و این توافق اجرا می شد، ایران برنامه هسته اي خود را حداقل تا این اندازه با شدت
توسعه نمی داد. اما اسرائیل و کشورهاي عربی منطقه خاورمیانه می دانند که ایران سال ها قبل از حرکت به سمت توسعه توانایی هاي هسته

اي اش با آنها مخالف بوده است.  
ایران شبکه اي گسترده از نیروها و حامیان گوناگون را از حزب االله در لبنان و حماس در غزه گرفته تا حوثی ها در یمن و گروه هاي مسلح

 
در عراق دارد. 

حتی قبل از امضاي توافق هسته اي سال 2015 جنگ داخلی در یمن که شروع شد سبب شده بود عربستان و چند کشور عربی دیگر در این

 
جنگ مداخله کنند. 

 
از سوي دیگر ایران همواره از رژیم حاکم بر سوریه حمایت کرده است و در عراق نیروهاي حامی ایران فعال هستند. 

ایران در داخل به توسعه توان موشکی خود و تقویت نیروهاي نظامی از جهات مختلف ادامه داده و تمام این روندها از سال ها قبل از امضاي
توافق هسته اي شروع شده است. توافق هسته اي سال 2015 که در دوره ریاست جمهوري باراك اوباما امضا شد تنها یکی از رفتارهاي ایران
را محدود کرد یعنی برنامه هسته اي را که ایران همواره تاکید دارد برنامه اي صلح آمیز است. طبق این توافق قرار شد ایران فعالیت هاي
هسته اي خود را براي مدتی مشخص محدود کند و در مقابل تحریم هاي سازمان ملل و آمریکا علیه این کشور لغو شود اما در این توافق به



 
رفتارهاي ایران در منطقه اشاره نشده بود. 

صادرات نفت ونزوئلا با کمک ایران دو برابر شد  

 
حمایت هاي ایران موجب شد تا ونزوئلا ضمن عبور از تحریم هاي آمریکا بتواند صادرات نفت خود را افزایش دهد. 

اویل پرایس در این باره نوشت: ونزوئلا با نادیده گرفتن تحریم هاي آمریکا بر صنعت نفت خود عملا راه ایران را دنبال می کند. پس از سال ها
توقف به نظر می رسد کاراکاس قصد دارد تولید نفت خود را افزایش دهد و روابط با بازارهاي صادراتی کلیدي را که البته حاضرند خلاف

 
دستور واشنگتن عمل کنند، تقویت کند. 

طی چند هفته گذشته، ایران بر اساس پایه هایی که در سال 2021 ایجاد کرده بود، موقعیت بین المللی خود را به عنوان تولیدکننده بزرگ
نفت بازیابی کرد. این اقدام باعث شد که در تلاش براي غلبه بر تحریم هاي آمریکا به منظور افزایش تولید نفت و آغاز مجدد صادرات، شراکت
هاي کلیدي خود را با چین و روسیه توسعه دهد. اکنون به نظر می رسد که ونزوئلا در حال انجام اقداماتی مشابه است و راه هایی براي غلبه

 
بر تحریم هاي نفتی خود براي کمک به حمایت از اقتصاد ضعیفش پیدا کرده است. 

گمان می رود در سال 2021، ونزوئلا تولید نفت خود را نسبت به سال قبل تقریبا دو برابر کرده باشد. این در حالی است که شرکت دولتی
پترولئوس دي ونزوئلا (PDVSA) به لطف پرداخت بدهی هایش، حمایت چندین شرکت کوچک حفاري را به دست آورده است. علاوه بر
این، این شرکت پس از نگرانی اولیه در مورد کمبود رقیق کننده، براي پالایش نفت خام فوق سنگین خود، یک ماده رقیق کننده از ایران وارد
کرد. تولید این شرکت در ماه نوامبر به حدود 824 هزار بشکه در روز رسید که بسیار بیشتر از ماه هاي قبل است و در پایان سال 2021، نیز

تولید کل ونزوئلا رقم 1 میلیون بشکه در روز را لمس کرد. این افزایش تولید یک چرخش بزرگ را رقم زد.  
بیشتر این موفقیت به همکاري اخیر این کشور با ایران مرتبط است. رقیق کننده هایی مانند نفتا که از ایران خریداري می شود براي کاهش
ویسکوزیته نفت خام ونزوئلا در کمربند نفتی سنگین اورینوکو ضروري است. تینرها از طریق مسیرهاي پیچیده از ایران به ونزوئلا منتقل می
شوند تا از دید آمریکا پنهان بمانند. خوان فرناندز، مدیر اجرایی سابق برنامه ریزي در پترولئوس می گوید: برآوردهاي تولید نفت در کمربند
نفتی سنگین اورینوکو حال حاضر بین 450 تا 500 هزار بشکه در روز است و این عمدتا به دلیل کمک ایران است. اکنون ونزوئلا به لطف

 
ایران بار دیگر از صنعت دیرینه نفت خود سود می برد. تولید نفت ونزوئلا امیدوارکننده به نظر می رسد. 

بدون راستی آزمایی لغو تحریم ها توافق به زیان ایران است  
سهل انگاري در موضوع راستی آزمایی لغو تحریم ها، می تواند آن را به ابزاري علیه ایران تبدیل کند و در این باره نباید تجربه برجام تکرار

 
شود. 

این موضوع را روزنامه ایران به عنوان یکی از خطوط قرمز کشورمان در مذاکرات وین توصیف کرده و نوشته است: لغو کل تحریم ها، سپس
راستی آزمایی ایران و پس از آن اجراي تعهدات هسته اي، سیاست جمهوري اسلامی ایران در مذاکرات احیاي توافق هسته اي برجام است

 
که تاکنون چند بار توسط رهبر معظم انقلاب به صراحت بیان شده است. 

«آمریکایی ها باید تمام تحریم ها را لغو کنند، بعد ما راستی آزمایی خواهیم کرد؛ اگر چنانچه به معناي واقعی کلمه لغو شده بود، آن وقت ما
به تعهدات برجامی مان برمی گردیم، یعنی بدون هیچ مشکلی به تعهدات برخواهیم گشت؛ این سیاست قطعی است. قول آمریکایی ها را
(هم) معتبر نمی دانیم؛ اینکه بگویند ما برمی داریم و روي کاغذ بردارند، این فایده اي ندارد؛ عمل لازم است؛ باید در عمل تحریم ها را

 
بردارند، ما هم راستی آزمایی کنیم و مطمئن بشویم که تحریم ها برداشته شده، آن وقت به تعهداتمان عمل می کنیم.» 

بندهایی از «قانون اقدام راهبردي براي لغو تحریم ها و صیانت از منافع ملت ایران» مصوب 12 آذر 1399 نیز تکلیف دولت در مسئله هسته

 
اي را روشن کرده و به نوعی راستی آزمایی لغو تحریم ها را به دولت تکلیف کرده است. 

مورد مهم رفع تحریم هاي بانکی بود که در برجام تصریح شده بود اما به دلیل سخت گیري در اجراي برجام از سوي وزارت خزانه داري

آمریکا، روابط بانکی ایران به حالت قبل از تحریم ها بازنگشت.  
راستی آزمایی لغو تحریم ها در رابطه با نوع تحریم متفاوت است نمی توان براي تمام تحریم ها فرمول یکسانی براي راستی آزمایی ارائه داد.
راستی آزمایی در زمان 24 یا 48 ساعته که در هفته هاي اخیر از سوي غرب مطرح شده و واکنش وزیر امور خارجه کشورمان را نیز به دنبال
داشته، براي افتتاح حساب و انجام یک تراکنش مالی ممکن است منطقی باشد، اما بخش قابل توجهی از لغو تحریم ها در حوزه هاي بانکی،
نفت و گاز و یا سرمایه گذاري را نمی توان در این بازه زمانی راستی آزمایی کرد. بنابراین ضروري است که درباره «بسته راستی آزمایی لغو



تحریم ها» صحبت کرد. تعهدات روز اجراي توافق هم باید شامل سرمایه گذاري هاي بزرگ در حوزه هاي مختلف ازجمله حوزه انرژي در
ایران باشند و هم باید شامل برخی قراردادهاي تجاري باشد که در عمل نشان دهد امکان برقراري چرخه کامل تجاري با ایران در اثر لغو

تحریم ها میسر شده است.  
سهل انگاري در طراحی دقیق ویژگی ها و کیفیت راستی آزمایی، می تواند آن را به ابزاري براي به کارگیري علیه خود ایران تبدیل کند. اگر
ایران اقدامات و تعهدات طرف هاي مقابل را راستی آزمایی کند، دیگر نمی تواند مدعی بدعهدي آنها باشد و مسیر استفاده از ماده 36 برجام
براي کاهش تعهدات به صورت متقابل براي ایران بسته می شود. به عبارت دیگر می توان گفت که راستی آزمایی بی کیفیت بیش از نبود آن

 
آسیب خواهد داشت. 

 
روزنامه وطن امروز 

 
رویترز: 87 میلیون بشکه نفت ذخیره شده ایران آماده ورود به بازار است 

رویترز در گزارشی نوشت: ایران با پیش بینی به نتیجه رسیدن مذاکرات هسته اي و برداشته شدن تحریم ها، ذخایر شناور نفتی خود را تا 87
میلیون بشکه افزایش داده است. ایران که چهارمین ذخایر بزرگ نفتی دنیا را در اختیار دارد، می تواند به محض به نتیجه رسیدن مذاکرات

 
هسته اي با آمریکا، به سرعت میلیون ها بشکه نفت خام صادر کرده و به پایین آوردن قیمت نفت کمک کند. 

دولت آمریکا روز جمعه برخی تحریم هاي برنامه هسته اي ایران را برداشت تا مذاکرات را تسریع کند. واشنگتن انتظار دارد این مذاکرات

ظرف هفته هاي آینده به نتیجه برسد. مذاکرات وین روز سه شنبه دوباره از سرگرفته شده است.  
تحریم هاي نفتی آمریکا باعث شد صادرات نفت این کشور از 2.8 میلیون بشکه در روز در سال 2018 به 100 هزار بشکه در روز، در سال

 
2020 برسد. 

اطلاعات شرکت تحقیقاتی کپلر نشان می دهد ایران در حال حاضر به طور متوسط روزانه 600 تا 700 هزار بشکه در روز صادرات دارد. به
نظر می رسد ایران نفت کافی براي ازسرگیري نهایی صادراتش ذخیره کرده است. ذخایر شناور نفت ایران از حدود 63 میلیون بشکه در اوایل

 
دسامبر به 87 میلیون بشکه در فوریه رسیده است. 

از طرف دیگر، ذخایر نفتی ایران در خشکی در حال حاضر 49 میلیون بشکه گزارش شده، در حالی که در اواخر ماه مه 2021 به اوج 66
میلیون بشکه رسیده بود. کل ذخایر میعانات گازي ایران 120 میلیون بشکه تخمین زده می شود که 68 میلیون بشکه آن در ذخایر شناور
روي آب نگهداري می شود. ایران چهارمین ذخایر بزرگ نفتی دنیا را در اختیار دارد و طبق گزارش اوپک، تولید نفت این کشور از متوسط 2

 
میلیون بشکه در روز در سال 2020 به 2.4 میلیون بشکه در روز در سال 2021 رسیده است. 

 
توزیع گوشت قرمز منجمد از هفته آینده در شبکه هوشمند 

مدیرعامل سازمان مرکزي تعاون روستایی ایران از توزیع گوشت قرمز منجمد با قیمت هاي مصوب به منظور تنظیم بازار این محصول در بازار
از هفته آینده در سامانه هوشمند «بازرگام» خبر داد. اسماعیل قادري فر درباره وضعیت عرضه گوشت قرمز در سامانه هاي هوشمند اینترنتی،
افزود: دام زنده و گوشت قرمز گوسفندي و گوساله کشور تامین است و هیچ کمبودي در این زمینه نداریم تا جایی که ذخایر گوشت منجمد

 
کشور نیز از شرایط مطلوب برخوردار است. 

مدیرعامل سازمان مرکزي تعاون روستایی ایران، علت بالا بودن قیمت گوشت قرمز در بازار را وجود دلالان و سودجویان دانست و تصریح
کرد: گوشت قرمز منجمد گوسفندي و گوساله از ذخایر شرکت پشتیبانی امور دام کشور براي نخستین بار در سامانه هوشمند براي تنظیم

 
بازار داخلی توزیع می شود که می تواند اثر مطلوبی بر بازار این محصول داشته باشد. 

وي اظهار داشت: براي تنظیم بازار گوشت قرمز بویژه در شب عید و ایام نوروز در صورت نیاز گوشت قرمز وارد می شود تا مشکلی در توزیع
این محصول ایجاد نشود. قادري فر اضافه کرد: هنوز حجم توزیع گوشت قرمز منجمد در سامانه هوشمند و نرخ مصوب آن مشخص نشده
است که در روزهاي آتی تعیین و اعلام می شود. وي در پایان اظهار کرد: اکنون امکان عرضه و توزیع گوشت قرمز گرم و تازه در این سامانه
به دلیل فسادپذیري سریع این محصول وجود ندارد و در صورتی که شرایط و زیرساخت ها فراهم شود به زودي این مهم نیز عملیاتی خواهد

 
شد. 



 
ایران به جمع 5 کشور دارنده فناوري ساخت قطعات نیروگاهی پیوست 

رئیس هیات مدیره شرکت تعمیرات نیروگاهی ایران گفت: دانش و فناوري ساخت قطعات نیروگاهی پیش از این در انحصار آمریکا، آلمان،

ایتالیا، سوییس و ژاپن بود که اکنون با همت و تلاش جوانان این مرز و بوم، ایران به جمع 5 کشور دارنده این فناوري پیوست.  
غلامرضا مهرداد درباره ساخت پره و کمپرسور توربین هاي بخار و گاز افزود: پیش از این توانایی ساخت این پره و کمپرسورها در دست آمریکا

 
و روسیه بود و حالا با تولید در داخل کشور، 4 هزار قطعه با 60 درصد کمتر از قیمت نمونه خارجی ساخته شده است. 

وي درباره تعمیر و وارد مدار کردن روتور نیروگاه سیکل ترکیبی یزد گفت: سازنده اصلی روتور شرکت آمریکایی بود که با توجه به تحریم ها
خدمات جدیدي ارائه نکرد و آن را قابل تعمیر ندانست اما متخصصان این شرکت در مدت 45 روز آن را تعمیر و وارد مدار کردند. با بازسازي

 
این روتور 4 میلیون دلار صرفه جویی ارزي شده است. 

رئیس هیات مدیره شرکت تعمیرات نیروگاهی ایران درباره بومی سازي دیسک هاي روتور توربین هاي گازي، خاطرنشان کرد: این دیسک ها
قطعه اصلی روتور به شمار می رود. در کشور 60 روتور با عمر بیش از 40 سال در حال فعالیت هستند و نیاز به تعویض دارند اما با تلاش 15
جوان متخصص، در مدت 5 ماه موفق به طراحی و ساخت این قطعه شدیم. مهرداد درباره ساخت و تعمیر 3 نیروگاه در عراق، گفت: با یک
سوم قیمتی که دیگر کشورها به عراق پیشنهاد کرده بودند خدمات ارائه کردیم. وي بیان داشت: متخصصان این شرکت همچنین قرار است تا
پایان امسال 4 طرح تحقیقاتی را اجرایی کنند که با بومی شدن آنها انحصار ساخت از دست 5 شرکت آمریکایی و اروپایی خارج شده و 10

میلیون دلار صرفه جویی براي کشور به ارمغان می آورد.  

 
روزنامه خراسان 

 
کاهش قیمت 3 تا 15 میلیونی در بازار خودرو 

مهر - اگرچه وزیر صمت وعده کاهش قیمت ها از طریق افزایش عرضه را داده بود اما کاهش هاي اخیري که در بازار خودرو رخ داده ناشی از
نوسانات نرخ دلار و اخبار مذاکرات بوده است. در این باره سعید موتمنی رئیس اتحادیه نمایشگاه داران و فروشندگان خودروي تهران گفت:
هم اکنون قیمت ها در بازار خودرو به طور میانگین بین 3 تا 15 میلیون تومان کاهش یافته است؛ پراید 111 از 188 میلیون تومان به 185
میلیون تومان، پراید 131 از 172 میلیون تومان به 169 میلیون تومان، ساینا دنده اي از 196 میلیون تومان به 193 میلیون تومان، پژو 206
تیپ 2 از 270 میلیون تومان به 264 تا 260 میلیون تومان، پژو 206 تیپ 5 از 335 میلیون تومان به 325 تا 320 میلیون تومان، تیبا

صندوق دار از 181 میلیون تومان به 178 میلیون تومان و پژو پارس ساده از 280 میلیون تومان به 270 میلیون تومان رسیده است.  

 
برق بعد از چند بار اخطار قطع می شود؟ 

ایسنا - سخنگوي صنعت برق با بیان این که در صورت پرداخت نکردن، در قالب پیامک به مشترکان اخطار داده و یک هفته نیز به آن ها
مهلت پرداخت داده می شود، اظهار کرد: در صورت پرداخت نکردن، اخطار قطع برق به مشترك ارسال می شود که حتی در این صورت نیز
48 ساعت بعد براي قطع موقت انشعاب اقدام خواهد شد. وي افزود: با این حال در این بین نیز سعی می شود با ارسال پیامک هایی در چند

نوبت، درخصوص یادآوري مشترك براي پرداخت قبض برق مصرفی اقدام شود.  

 
بازار مسکن هم بالاخره کوتاه آمد 

ایسنا - همزمان با دریافت اخبار مثبت از مذاکرات هسته اي و به دنبال کاهش قیمت ارز، طلا و خودرو، آمارهاي غیررسمی از قیمت مسکن

 
در شهر تهران هم از کاهش 0.5 درصدي حکایت دارد. 

 
تمدید ثبت نام مجردها در نهضت ملی مسکن تا پایان سال 

تسنیم - معاون وزیر راه با اشاره به تمدید مهلت ثبت نام متقاضیان آقاي مجرد در نهضت ملی مسکن تا پایان سال گفت: تاکنون 350 هزار
مجرد در این طرح ثبت نام کرده اند. محمود محمودزاده با اشاره به ثبت نام بیش از 3.2 میلیون نفر در نهضت ملی مسکن، گفت: تاکنون

 
حدود 350 هزار مجرد در سامانه ثمن ثبت نام کرده اند. 



پوتین: تقاضا براي نفت و گاز تا 50 سال دیگر هم وجود دارد  
فارس - رئیس جمهور روسیه اعلام کرد که تا 50 سال آینده همچنان تقاضا براي نفت و گاز در جهان وجود خواهد داشت. به گزارش
راشاتودي، ولادیمیر پوتین، رئیس جمهور روسیه، اظهار کرد: از منابع نفتی و گازي جهان همچنان در بلندمدت استفاده خواهد شد. وي
تاکید کرد: خیلی زود است که بخواهیم سوخت هاي هیدروکربنی را کنار بگذاریم اما در عین حال باید درك کنیم که بشریت به چه سمتی

 
پیش می رود. 

بانک مرکزي انگلیس: تقاضاي افزایش حقوق نکنید!  
مهر - با وجود افزایش سرسام آور هزینه هاي زندگی، بانک مرکزي انگلیس به بریتانیایی ها گفته است که درخواست افزایش حقوق از دولت
و بانک مرکزي نکنید. بانک مرکزي و دولت انگلیس معتقدند که درخواست افزایش حقوق در انگلیس به اقتصاد این کشور در مبارزه با تورم
بی سابقه فعلی آسیب وارد می کند. بیلی، رئیس بانک مرکزي انگلیس هفته گذشته در مصاحبه اي با بی بی سی گفت: کسب وکارها براي

کمک به مبارزه با تورمی که در 30 سال اخیر در بریتانیا بی سابقه است باید در میزان پرداخت هاي خود دقت کنند.  

 
روزنامه ایران 

 
وزیر ارتباطات و فناوري اطلاعات: 

 
کیفیت شبکه موبایل بهبود می یابد 

 
وزیر ارتباطات گفت: گام هاي فنی لازم براي بهبود کیفیت و سرعت شبکه تلفن همراه یک به یک در حال تکمیل است. 

به گزارش «ایران»، عیسی زارع پور در صفحه اینستاگرام خود نوشت: نمی توانیم توقع داشته باشیم که توسعه ظرفیت انتقال داده از طریق
شبکه تلفن همراه تا بی نهایت باشد به همین دلیل اصرار داریم شبکه فیبر نوري را به عنوان منبع شبکه نامحدود انتقال دیتا در سراسر ایران

اجرا کنیم تا کیفیت و سرعت شبکه دیتاي ثابت خانگی به حداکثر برسد.  
وي در ادامه نوشت: بخشی از محدوده فرکانسی که تاکنون در اختیار اپراتورهاي همراه قرار نگرفته بود، باند فرکانسی 2300 است. افزودن
4G این لایه باند فرکانسی اقدامی تکمیلی براي بهبود کیفیت و سرعت ارتباطات تلفن همراه است که به تدریج به 1800 سایت شبکه
ایرانسل اضافه می شود و ظرفیت شبکه این اپراتور را روزانه تا هزار ترابایت در مراکز استان ها افزایش خواهد داد. وي اظهار امیدواري کرد که

 
دیگر اپراتورها هم به سرعت استفاده از این محدوده فرکانسی را آغاز کنند. 

مشاور وزیر ارتباطات و فناوري اطلاعات:  

 
شکاف دیجیتالی در روستاها کاهش می یابد 

مشاور وزیر ارتباطات و مجري طرح خدمات عمومی اجباري ارتباطات و فناوري اطلاعات روستایی (USO) در جلسه با معاون هماهنگی امور
عمرانی استاندار آذربایجان غربی، ضمن تشریح وضعیت پوشش روستاهاي استان گفت: حدود 500 روستاي آذربایجان غربی فاقد اینترنت

 
هستند یا پوشش ضعیفی دارند که مورد قبول ما نیست. 

به گزارش«ایران»، ایرج روحی افزود: ما براي رفع مشکلات شهرستان هاي کمتربرخوردار و تسریع در کاهش شکاف دیجیتالی، طرحی در سه
فاز دو، سه و شش ماهه برنامه ریزي کردیم که درحدود 90 روستاي شهرستان هاي مذکور در حال اجراست.وي با اشاره به اینکه آذربایجان
غربی داراي حدود 2200 روستاي بالاي 20 خانوار است، افزود: توزیع پوشش اینترنتی روستاها در استان متوازن نبوده و برخی از شهرستان

 
ها مثل تکاب، بوکان، شاهین دژ، سلماس و چالدران در وضعیت خوبی قرار ندارند. 

وي یادآور شد: باتوجه به اینکه تعهد اپراتورهاي ارتباطی طبق پروانه، پوشش دیتاي روستایی را شامل نمی شود باید این پوشش ها از
اعتبارات دولتی پرداخت شود و براي این موضوع تلاش و هماهنگی استانی و وزارتی توأمان لازم است. روحی با اشاره به تعهد وزارت
ارتباطات طبق برنامه ششم توسعه اظهار کرد: وزارت ارتباطات طبق برنامه، 80 درصد روستاها را پوشش داده است اما باتوجه به ضرورت
توسعه شبکه ملی اطلاعات و بهره مندي تمام روستاییان از مزایاي این بستر اعم از آموزش، سلامت، خدمات کشاورزي، بانکی و توسعه دولت



الکترونیک، همت جمعی و تخصیص منابع استانی و وزارتی، براي این پوشش لازم است.  

 
امکان حذف دسته جمعی به اینستاگرام اضافه شد 

 
اینستاگرام با عرضه قابلیت حذف دسته جمعی، حذف پست ها، اظهارنظرها و فعالیت دیگر از این پلتفرم را راحت تر کرد. 

به گزارش ایسنا، این اپلیکیشن به کاربران امکان می دهد اظهارنظرها و پست ها را به صورت دسته جمعی حذف کرده و تعاملات قدیمی و
your) «فعالیت جست وجوي خود در این اپلیکیشن را بازبینی کنند. این قابلیت در بخش جدید پروفایل کاربران با نام «فعالیت شما
activity) قابل دسترس خواهد بود. اینستاگرام هدف از این گزینه جدید را راحت تر کردن بازبینی و حذف تعاملات قدیمی عنوان کرده
است. اگرچه از نظر فنی حذف پسندها، اظهارنظرها و پست ها از اینستاگرام در گذشته هم امکان پذیر بود اما تنها راه این بود که تعاملات
قدیمی یک به یک و به صورت دستی حذف شوند. اکنون بخش «فعالیت شما»، میانبري براي مشاهده پست ها و استوري هاي گذشته و
همچنین پسندها و اظهارنظرها در فیدهاي کاربران دیگر را فراهم می کند. همچنین میانبرهایی براي مشاهده زمان سپري شده در این
اپلیکیشن، تاریخچه جست و جو، کلیک هاي صورت گرفته روي لینک ها و فعالیت حساب مانند تغییرات نام کاربري وجود دارد. اینستاگرام
نخستین بار این تغییر را در دسامبر پیش نمایش داد و اعلام کرد این تغییر می تواند براي نوجوانان اهمیت خاصی داشته باشد تا به طور
کامل دریابند چه اطلاعاتی را در اینستاگرام به اشتراك گذاشته اند. اینستاگرام براي ایجاد قابلیت هاي ایمنی بیشتر براي کاربران نوجوان در

 
ماه هاي اخیر تحت فشار قرار گرفته و راحت تر کردن حذف فعالیت قدیمی راهی براي رهایی از این فشارهاست. 

شناسایی دقیق آلودگی هاي دریایی با پهپادها  

محققان از ابداع یک سیستم هوش مصنوعی تازه خبر داده اند که قابل نصب روي پهپادهاست و به آنها کمک می کند در حین گشت ، به

 
سرعت زباله هاي دریایی را شناسایی کنند. 

به گزارش مهر، طرح مذکور توسط محققان دانشگاه ایالتی اورگان و چند مؤسسه دولتی امریکا هدایت می شود. اعضاي گروه با استفاده از
یک دوربین پلاریمتریک که از امواج الکترومغناطیسی تصویربرداري می کند، فیلمبرداري از اشیاي طبیعی و زباله هاي انسانی در ساحل
کورپوس کریستی تگزاس را آغاز کردند.این فیلم با استفاده از یک هلیکوپتر گارد ساحلی ایالات متحده گرفته شد که در ارتفاعی پرواز می
کرد که پهپادهاي مجهز به دوربین در همان ارتفاع پرواز خواهند کرد. از این ویدیو براي توسعه الگوریتم هاي مبتنی بر یادگیري ماشینی
استفاده شد که قادر به شناسایی و طبقه بندي اجسام ساخته شده با مواد مصنوعی بر اساس روش متمایز بررسی بازتاب نور پلاریزه هستند.
اشیاي طبیعی، مانند سنگ ها و پوشش گیاهی، نور قطبی شده را به شیوه اي متفاوت از زباله ها منعکس می کنند. ایده نهایی این است که
پهپادها در نهایت قادر خواهند بود در طول خط ساحلی پرواز کنند و به طور مستقل مکان زباله هاي رهاشده را در حین انجام این کار
شناسایی و از آن نقشه برداري کنند. سپس کارگران از این داده ها استفاده می کنند تا ببینند بیشترین مقدار زباله در کجا قرار دارد تا براي

 
حذف زباله ها تلاش هدفمند داشته باشند. 

روزنامه شرق  

 
انتقاد نماینده پیشین مردم رشت 

از مشاوران رئیسی  
ایلنا: غلامعلی جعفرزاده ایمن آبادي، نماینده پیشین مردم رشت در مجلس دهم، درباره معطل ماندن طرح شفافیت آراي نمایندگان در
مجلس یازدهم گفت: یکی از مواردي که مورد هجمه در مجلس دهم قرار می گرفت، همین بحث شفافیت آراي نمایندگان بود و خیلی از
نمایندگانی که امروز در مجلس یازدهم هستند، مدعی بودند اگر پاي ما به مجلس برسد آن را به اتاق شیشه اي تبدیل می کنیم. یکی از آن
شعارها این بود که حالا یادشان رفته است. ایمن آبادي افزود: فکر می کنم به دلیل ترس از نوع نگاه مردم این طرح را تصویب نمی کنند،
چون افکار مردم با مجلس یازدهم یکی نیست. افکار عمومی تصور می کند نمایندگان مجلس براي جاي دیگري قانون تصویب می کنند.
شکاف بین نمایندگان و مردم شکاف کبري و عمیقی است و امروز مردم می خواهند بدانند کسانی که آنها را فریب داده، رأي گرفته و وارد



مجلس شده اند، چه کاري انجام می دهند. این نماینده پیشین مجلس در ادامه گفت: اگر هرچه سریع تر این طرح تصویب نشود،
نمایندگانش آدم هاي ناشفافی خواهند بود که مردم دیگر به آنها رأي نخواهند داد. با رأي ندادن به این طرح کار را بیشتر خراب می کنند. ما
می خواهیم در طرحی که رأي گیري می شود، مخالف، موافق و ممتنع آن مشخص شود. این نماینده مجلس درباره روند بازپس گیري برخی
لوایح مجلس و علت افزایش این روند گفت: آقاي رئیسی آدم دلسوز و زحمت کشی است و می خواهد کشور را درست کنند، اما انصافا
مشاورانی ضدمردمی دارد و شعارهاي او روي زمین مانده است. بازپس گرفتن لایحه همسان سازي حقوق بازنشستگان کار بسیار بسیار

 
اشتباهی بود، این لایحه در سال 1400، 74 هزار میلیارد تومان و در سال 1401، 81 هزار میلیارد تومان پیش بینی شده بود. 

مصطفی هاشمی طبا:  

 
با وجود شوراي نگهبان نظام پارلمانی یا ریاستی تفاوتی ندارد 

ایلنا: مصطفی هاشمی طبا، فعال سیاسی اصلاح طلب، با بیان اینکه قانون اساسی ممکن است به این سمت پیش برود که از انتخاب رئیس
جمهور توسط رأي مستقیم مردم به سمت نظام پارلمانی و احیاي ریاست جمهوري برویم، عنوان کرد: اینکه نظام پارلمانی باشد یا رأي
مستقیم و انتخاب ریاست جمهوري تفاوت چندانی ندارد، زیرا در کشور ما هر دو این مسئله کنترل شده است، یعنی براساس پیگیري شوراي
نگهبان درباره صلاحیت ها تفاوت چندانی ندارد. او افزود: ما انتخاب رئیس جمهور با تیپ هاي مختلف با رأي مستقیم مردم را داشته ایم و به

 
قول معروف می گویند اینها چه گلی به سرمان زده اند که اگر مجلس انتخاب کند نزند؛ بنابراین تفاوت چندانی ندارد. 

 
رئیس سازمان زندان ها: 

 
بی کاري در زندان ها را باید به حداقل ممکن رساند 

پایگاه اطلاع رسانی سازمان زندان ها: دکتر غلامعلی محمدي، رئیس سازمان زندان ها، عنوان کرد: امروز در حوزه جمعیت کیفري زندان ها با
تورم مواجه هستیم؛ بنابراین لازم است در تعامل با دستگاه قضا به روندي رو به رشد در کاهش ورودي به زندان ها برسیم. این از خواسته
هاي ما از مدیریت زندان هاي استان تهران است. او در ادامه افزود: مهم ترین هدف ما اصلاح و تربیت زندانیان و مهم ترین بستر آن نیز

اشتغال است؛ چرا که معتقدم بی کاري در زندان ها را باید به حداقل ممکن رساند تا این مأموریت را تحقق بخشیم.  

 
فعال سیاسی اصولگرا: 

خدا نکند جمهوري اسلامی دوباره چنین مجلسی را ببیند  
نامه نیوز: هدایت االله خادمی، فعال سیاسی اصولگرا، عنوان کرد: نمایندگان عموما نشسته اند و کاري انجام نمی دهند. خدا نکند جمهوري
اسلامی دوباره چنین مجلسی را ببیند، چون این مجلس باعث ریزش سرمایه اجتماعی و تحمیل صدمات اساسی به حوزه قانون گذاري و
نظارت شد. خادمی در ادامه گفت: مجلس باید طوري باشد که وقتی دولت آن را می بیند، بترسد اما الان نمایندگان از دولت و وزرا می
ترسند، چون در سطح نمایندگی نیستند. مجلس یازدهم به خیلی از باورهاي مردم آسیب زد. این نمایندگان خودشان باید قدري وجدان
داشته باشند و خدمتی به نظام و مردم کنند، نه آنکه فقط دنبال موضوعات شخصی بروند و هرازچندگاهی شعار بدهند. الان در بین مردم این
سؤال مطرح است که «این نمایندگان صحبت از انقلابی گري کردند پس چرا این طور عمل کردند؟»، واقعا بشخصه نمی دانم چه اتفاقی افتاد

که چنین کلاهی سر مملکت رفت.



شهرستان اسفراین در سومین رویداد ملی فهما شایسته «تقدیر ویژه» شناخته شد

منبع: شبستانشماره خبر:  652  |  تاریخ: 1400/11/21

مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی و هنري مساجد خراسان شمالی از معرفی شهرستان هاي برتر رویداد ملی فهما خبر داد و
گفت: شهرستان اسفراین در بخش شایستگان «تقدیر ویژه» سومین رویداد ملی فهما قرار گرفت.

مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی و هنري مساجد
خراسان شمالی از معرفی شهرستان هاي برتر رویداد ملی فهما
خبر داد و گفت: شهرستان اسفراین در بخش شایستگان

 
«تقدیر ویژه» سومین رویداد ملی فهما قرار گرفت. 

به گزارش خبرگزاري شبستان از بجنورد؛ «هاشم شیرازیان»
گفت: با معرفی اسامی شهرستان هاي برتر سومین رویداد ملی
فهما که از سوي ستاد فهماي کشور همزمان با ایام چهل و

 
سومین سالگرد پیروزي شکوهمند انقلاب اسلامی اعلام شد، شهرستان اسفراین در میان شهرستان هاي برگزیده قرار گرفت. 

مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی و هنري مساجد خراسان شمالی اضافه کرد: در سومین رویداد ملی فهما 1400 که با شعار «به توان
مردم» در سطح بیش از 26 هزار کانون فرهنگی و هنري در مساجد سراسر ایران اسلامی برگزار شد، شهرستان اسفراین در کنار 10

 
شهرستان از دیگر استان ها، شایسته تقدیر ویژه شناخته شد. 

شیرازیان برخی از ملاك هاي مهم در ارزیابی شهرستان هاي برتر و شاخص را شامل میزان فعالیت و عملکرد کانون هاي شهرستان در رواق
هاي 12 گانه، به روزرسانی مجوز و تکمیل اطلاعات کانون ها در سامانه بچه هاي مسجد، تعداد رابط یا رابطین برگزیده از حیث امتیاز، تداوم

 
و پیوستگی ارتباط سامانه اي در طول برگزاري رویداد و تعداد کانون هاي روستایی نام برد. 

وي افزود: 389 کانون فرهنگی و هنري در شهرستان هاي استان فعال است که در رویداد ملی فهما 1400 از 19 کانون فرهنگی و هنري راه
یافته به ارزیابی مرحله استانی، سه کانون محبان الزهرا(سلام االله علیها) در رواق رسانه؛ مشکات در رواق دانش و نیز کانون فرهنگی و هنري
معراج السعاده در رواق کارآفرینی به مرحله ارزیابی نهایی و ملی راه پیدا کرد که هر سه از کانون هاي فعال در مساجد شهرستان اسفراین

 
است. 

مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی و هنري مساجد خراسان شمالی گفت: بر اساس اعلام پایگاه اطلاع رسانی فهما به آدرس
www.fahma.org در روزهاي آینده شبکه هاي رابطین برتر، کانون هاي شاخص کشور و استان هاي برگزیده مبتنی بر رواق هاي 12

گانه رویداد ملی فهما معرفی می شوند.



افتتاح 8 اسکله گردشگري در خرمشهر به مناسبت دهه فجر

منبع: بانکداري ایرانیشماره خبر:  653  |  تاریخ: 1400/11/21

در ایام مبارك دهه فجر 8 پست اسکله فلزي جهت نصب در 4 نقطه رود کارون به همت و با تکیه بر دانش متخصصان داخلی،
طراحی، ساخت، حمل و نصب و افتتاح شد.

بانکداري ایرانی- در ایام مبارك دهه فجر 8 پست اسکله فلزي جهت نصب در
4 نقطه رود کارون به همت و با تکیه بر دانش متخصصان داخلی، طراحی،

 
ساخت، حمل و نصب و افتتاح شد. 

به گزارش ایسنا، مهدي زارع مجري این طرح گفت: پروژه طراحی، ساخت،
حمل و نصب 8 پست اسکله فلزي جهت نصب در 4 نقطه رود کارون به
سفارش سازمان بنادر و دریانوردي خرمشهر در راستاي توسعه و رونق زیر
ساخت هاي گردشگري دریایی شهر حماسه ساز خرمشهر با تکیه بر توان و

دانش متخصصان این مجموعه با سرمایه گذاري 12 میلیارد تومان در چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی به بهره برداري رسید.  

وي افزود: با نگاه اقتصاد دریا محور و گسترش گردشگري دریایی و با در دست داشتن 5800 متر سواحل در ایران عزیزمان، با توجه به ایجاد
اشتغال در این پروژه اگر از سازنده هاي داخلی حمایت هاي لازم انجام شود، میتوان بیکاري را در همین حوزه بصورت اشتغال مستقیم و غیر

 
مستقیم بطور ویژه اي سر و سامان داد. 

در ادامه این مراسم، نوراله اسعدي مدیرکل بندر و دریانوردي خرمشهر اظهار داشت: در راستاي توسعه گردشگري و شکوفایی اقتصادي
منطقه، این 8 اسکله گردشگري در چارچوب ساز و کارهاي قانونی، به شرکت ها و نهادهاي صاحب صلاحیت فعال در بحث گردشگري براي

 
بهره برداري در راستاي منافع شهر واگذار می شود. 

اسعدي تاکید کرد: اداره کل بندر و دریانوردي خرمشهر آمادگی کامل دارد که براي توسعه زیرساخت هاي گردشگري دریایی منطقه تمام

 
توان و ظرفیت خود را به کار گیرد. 

مدیر طراحی مهندسی شرکت مجري طرح نیز گفت: هر کدام از اسکله هاي شناور قابلیت پهلوگیري 3 فروند شناور گردشگري با طول 15
متر ( 100 تن) و یا یک شناور بزرگ با طول 30 متر ( 200 تن) داشته و به منظور دسترسی مطمئن و بدون خطر از ساحل به روي اسکله
شناور یک مجموعه عرشه ثابت، سایبان و پل دسترسی متحرك به طول کلی 24 متر اجرا گردیده که زیبایی بصري فوق العاده اي در ساحل

رودخانه کارون ایجاد کرده است.



دستاو ردهاي انقلاب در 43 سالگی| پیشرفت هاي بعد از انقلاب را باید در
آذربایجان غربی دید/ روایتی از جنایت رژیم پهلوي در ارومیه + فیلم

منبع: تسنیمشماره خبر:  654  |  تاریخ: 1400/11/21

گروه استان ها - پیروزي انقلاب اسلامی ایران موجب شد تا تفاوت هاي چشمگیري در حوزه هاي مختلف رخ دهد که مردم به خوبی
این تفاوت ها و پیشرفت ها را درك کرده اند.

 
 

گروه استان ها - پیروزي انقلاب اسلامی ایران موجب شد تا تفاوت هاي چشمگیري در حوزه هاي مختلف رخ دهد که مردم به خوبی این

تفاوت ها و پیشرفت ها را درك کرده اند. - اخبار استانها -  
به گزارش خبرگزاري تسنیم از ارومیه، استان آذربایجان غربی با موقعیت جغرافیایی خاص و همجواري با 3 کشور ترکیه ، عراق و جمهوري
خود مختار نخجوان از جمله مناطق حساس و مهم کشور محسوب می شود.غیر از ویژگی جغرافیایی خاص آذربایجان غربی، ترکیب جمعیتی
استان هم از ویژگی خاص و منحصر بفردي برخوردار است ، به طوري که در این استان در طول قرون متمادي اهل تشیع و تسنن به همراه
اقلیت هاي مذهبی مسیحی شامل آشوري و ارمنی و تعداد کمی از زرتشتیان و کلیمیان زندگی می کنند و این ویژگی خاص جغرافیایی و

 
قومی – مذهبی ، همیشه به عنوان هم فرصت و هم تهدید ، وقایع تاریخی مختلفی را در این استان رقم زده است. 

با همه این اوضاع ، مردم این استان نیز مانند همه مناطق کشورمان و حتی بیشتر از برخی از مناطق درگیر ناامنی ها و نارسایی ها بودند و از

 
همان بدو شروع زمزمه هاي انقلابی مردم ایران بپا خواستند و نداي لبیک با امام (ره) سردادند. 

با نگاهی اجمالی به تاریخچه دفاع مسلحانه مردم انقلابی استان علیه رژیم ستمشاهی در 19 آذرماه 57 و رقم خوردن این کلید دفاع در2

 
بهمن 57 و درگیر شدن همه مردم استان، با پیروزي سرافرازانه انقلاب خود سند بارزي بر افتخارات وجانفشانی هاي این مردم است. 

مردم آذربایجان غربی در طول همه این 43 ساله انقلاب به طور پیوسته و مداوم درگیر بحران هاي داخلی و خارجی بود ند و با تقدیم بیش

 
از 12 هزار شهید ، 36 هزارجانباز و آزاده توانست در میان 5 استان حماسه ساز کشور مطرح شود. 

مردم انقلابی آذربایجان غربی از همان بدو شروع انقلاب بیکار ننشستند و با تشکیل گروه هاي داخلی و انقلابی در راستاي صیانت از حریم
دین و آزادي گام برداشتند.تقدیم 89 شهید دوران پیروزي انقلاب و زخمی شدن صدها نفر از این مردم استان سند بارزي بر این ادعاست که

 
آذربایجان غربی نقشی بی بدیل در پیروزي انقلاب اسلامی داشته است. 



مردم منطقه در کنار مقاومت و پاسداري از کیان این مرز و بوم در مقابل تجاوز رژیم بعثی با بحران ها و درگیریهاي زیاد داخلی هم دست و

 
پنجه نرم کردند و با گروهک هاي انحرافی و مخالف نظام نیز درگیر شدند. 

حال مقایسه شرایط استان در کنار بی توجهی ،کم لطفی ، بی حرمتی، بی مهري و نقصان هاي پیش روي مدار توسعه می تواند براي مردم
کشور و منطقه ثابت کند که اهالی آذربایجان غربی و به فراخور آن شمالغرب کشور ساکنین جانفشان ، سلحشور ، دلیر،رشید ، با غیرت ،

 
فهیم و با فرهنگی هستند. 

امروزه آذربایجان غربی به رغم داشتن قریب به 1000 کیلومتر مرز مشترك و ناامنی در کشورهاي همسایه جزو امن ترین استان هاي کشور

 
است و در حوزه سرمایه گذاري و تسهیلات اشتغال روستایی جزو موفق ترین استان ها و رتبه هاي اول در کشور است. 

 
انقلاب اسلامی در تقاطع روایت هاي مجعول / "آب و برق مجانی" از چه زمانی وارد روایت انقلاب شد؟ 

 
رئیس نهاد نمایندگی مقام معظم رهبري در دانشگاه ها: پیروزي انقلاب اسلامی برنامه مستکبران را برهم زد 

 
گزارش زیر نظرات تعدادي از مردم ارومیه در مورد انقلاب اسلامی و دستاوردهاي انقلاب در سال هاي مختلف است. 

آذربایجان غربی ,



به روند انتصابات در گیلان بعد از دهه فجر سرعت خواهم بخشید/تخصص، انقلابی گري و جوان گرایی

حمایت خواهیم کرد از همه منتقدان تقاضاي صبوري دارم تا نتایج انتصابات را پس از دهه مبارك فجر
ببینند.

منبع: آواي لطیفشماره خبر:  655  |  تاریخ: 1400/11/21

به گزارش پایگاه پایگاه خبري تحلیلی آواي لطیف: دکتر اسداالله عباسی چهارشنبه شب در گفت وگوي زنده تلویزیونی با مردم گیلان
که از شبکه استانی باران پخش شد، با گرامیداشت یاد خاطره امام خمینی(ره)، شهداي والامقام و دهه مبارك فجر،  مهمترین

دستاوردهاي جمهوري اسلامی را برشمرد و گفت: اقتدار ملی، امنیت ...

دکتر عباسی استاندارگیلان: بعنوان فرزند گیلان، با افتخار و با
جان و دل و بهره گیري از توانمندي ها، تجارب و تخصص و
آنچه اندوخته ام؛ بکوشیم با کمک و یاري مردم عزیز، نخبگان،
فرهیختگان و جوانان دست به دست هم گیلان را به جایگاه

 
ارزشمند خود خواهیم رساند. 

به گزارش پایگاه پایگاه خبري تحلیلی آواي لطیف: دکتر
اسداالله عباسی چهارشنبه شب در گفت وگوي زنده تلویزیونی

با مردم گیلان که از شبکه استانی باران پخش شد، با گرامیداشت یاد خاطره امام خمینی(ره)، شهداي والامقام و دهه مبارك فجر،  مهمترین
دستاوردهاي جمهوري اسلامی را برشمرد و گفت: اقتدار ملی، امنیت اجتماعی، دین محوري و استقلال کشور از مهمترین برکات انقلاب

 
است. 

وي اظهار داشت: دیدگاه امام راحل عظیم الشأن و مقام معظم رهبري را یادآور می شوم که میدان دادن و توجه به مردم، مهمترین دستاورد
انقلاب و نظام جمهوري اسلامی ایران می باشد و براین مبنا تمامی سطوح مدیریتی کشور چه به صورت مستقیم یا غیرمستقیم، از طریق
مردم انتخاب می شود و خوشبختانه با همت صورت گرفته طی چهار دهه از عمر با برکت انقلاب، شاهد موفقیت و پیروزي هاي چشمگیري

 
هستیم. 

 
استاندار گیلان ادامه داد: هرجا هم که با چالشی مواجه هستیم، به واسطه عدم توجه به نقش آفرینی مردم و کوتاهی مدیریتی است. 

وي با بیان اینکه گیلان عزیز نیز در سایه بی مهري ها، غبار محرومیت بر چهره زیباي آن نشسته ، تصریح کرد: تمام اهتمام خود را بکار

 
گرفته ایم تا مشکلات را با رویکرد انقلابی و جهادي رفع کنیم. 

نماینده عالی دولت در گیلان در خصوص دستاوردهاي سفر رئیس جمهوري به استان بیان داشت: حضور در میدان و در بین مردم، شاخصه

 
متمایز آیت االله دکتر رئیسی است که دانستن اطلاعات را تبدیل به دیدن و بازدید می کند تا از نزدیک از مشکلات مردم آگاه شوند. 

وي افزود: سفر آیت االله رئیسی به گیلان 179 مصوبه با مجموع 18 هزار و 923 میلیارد تومان داشت که از این رقم هفت هزار و 903

 
میلیارد تومان (42 درصد) در قالب تسهیلات و 11 هزار و 20 میلیارد تومان (58 درصد) در قالب اعتبارات عمرانی اختصاص یافته است. 

وي اضافه کرد: از این اعتبارات عمرانی،  بالغ بر هفت هزار و 320 میلیارد تومان جزو تعهدات اعتباري سازمان برنامه و بودجه کشور، سه هزار



و 552 میلیارد تومان از محل منابع داخلی وزارتخانه ها و 148 میلیارد تومان نیز از تعهدات شوراي برنامه ریزي و توسعه استان براي سال

 
هاي 1400 تا 1402 می باشد. 

دکتر عباسی ادامه داد:  از اعتبارات مربوط به تسهیلات نیز،  افزون بر پنج هزار میلیارد تومان بابت تسهیلات 188 طرح تولیدي و اشتغالزا،
یک هزار و 961 میلیارد تومان پرداخت تسهیلات ازدواج جوانان و یکصد میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه براي تأمین ودیعه مسکن،
428 میلیارد تومان تسهیلات کمیته امداد امام خمینی براي اجراي هشت هزار و 549 طرح اشتغالزا بر اساس برنامه مصوب اشتغال و
خودکفایی استان، 300 میلیارد تومان تسهیلات نوسازي ناوگان حمل و نقل عمومی شهرهاي استان توسط وزارت کشور، 48 میلیارد تومان
تسهیلات بابت 65 طرح اشتغالزا و 15 میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه براي پاسخ به درخواست هاي مردمی توسط صندوق کارآفرینی

 
پرداخت خواهد شد. 

استاندار گیلان با بیان اینکه پیشتر نیز به دفعات اعلام کرده ام که مدیریت عالی استان را با برنامه عهده دار شده ام و ذیل برنامه دولت
سیزدهم، امور گیلان را به پیش می برم؛ گفت: به طور قطع بهبود وضعیت معیشت مردم که طی هشت سال گذشته، دچار تنگناهاي بسیاري

بوده اند به ویژه با بی ثباتی قیمت ها ، شاهد بی نظمی غیر قابل قبولی در حوزه معیشت آحاد جامعه بوده ایم.  

وي تاکید کرد: چنانچه نسبت به رفع مشکل واحدهاي تولیدي اهتمام ورزیده و راهبرد توسعه اشتغال، رونق تولید و ارتقاء شاخص هاي
صادرات از استان و همچنین توجه برنامه محور به افزایش تولیدات شاخص گیلان در حوزه محصولات کشاورزي مدنظر باشد؛ می توان

 
بسیاري از تنگناها را بهبود بخشید. 

استاندار گیلان گفت: بعد از مدیریت کرونا ؛ معیشت مردم براي دولت حائز اهمیت است، به طوري باید ضمن مهار تورم که به مرز 50 درصد

رسیده بود؛ با برنامه ریزي صحیح و هدفمند، ذخیره سازي کالاهاي اساسی و استراتژیک و نیز غذاي مردم مورد توجه ویژه قرار گیرد.  

دکتر عباسی افزود: در زمان حضور در استانداري ، نزدیک یک ماه ذخیره کالاي اساسی در استان وجود داشت که از میانگین کشوري هم
کمتر بود درحالیکه باید بین سه تا شش ماه باشد ولی امروز خیلی خوب است و به نقطه اي رسیده ایم که نگرانی از این بابت به نفع مردم

 
نداریم. 

وي تصریح کرد:  در جلسه شوراي اداري استان در حضور رئیس جمهوري گفتم که ستاد احیاء و فعال سازي واحدهاي تولیدي با شش برنامه
اصلی استان در حوزه اقتصادي را تشکیل داده و با انجام این برنامه ها، تعداد 86 هزار فرصت شغلی جدید طی سه سال در استان ایجاد و

 
تعداد 44 هزار شغل موجود نیز تثبیت خواهد شد تا به هدف برنامه که نرخ بیکاري 8درصد و نرخ رشد اقتصادي 8 درصد است، برسیم. 

استاندار گیلان اظهار کرد: توجه به اقتصاد گردشگري، اقتصاد دریامحور و اقتنصاد کشاورزي نیز از برنامه هاي مهمی ست که دنبال می شود
و معتقدم در این مسیر با استفاده از ظرفیت مشارکت مردمی و تسهیل زمینه فعالیت آنان ، می توان برنامه هاي بهببود معیشتی گیلان را به

 
پیش برد. 

وي خاطر نشان کرد: هرجا از مشارکت مردم آگاه در امور مختلف بهره گرفته ایم، توانسته ایم بهترین موفقیت ها و کامیابی ها را داشته

 
باشیم و مردم هم نهایت همکاري را خواهند داشته اند . 

وي خاطر نشان کرد: هرجا از مشارکت مردم آگاه در امور مختلف بهره گرفته ایم، توانسته ایم بهترین موفقیت ها و کامیابی ها را داشته

 
باشیم و مردم هم نهایت همکاري را خواهند داشته اند . 

نماینده عالی دولت در گیلان تاکید کرد: به نفع مردم به دستگاه هاي نظارتی و مدیران اجرایی به ویژه فرمانداران اعلام می کنم که پاي کار



 
مردم محکم بایستند، کسی حق گران فروشی ندارد و باید دقت کنند که مردم دچار سختی نشوند. 

دکتر عباسی راه اندازي 383 واحد راکد و غیرفعال که قابلیت احیاء دارند (از مجموع 905 واحد غیرفعال) ، راه اندازي و بازگشت به تولید
105 واحد تحت تملیک و جانشینی بانک ها، به ظرفیت کامل رساندن دو هزار و 731 واحد استان که با ظرفیت پایین (از 10 تا 90 درصد
ظرفیت تولید) در حال کار هستند، اتمام یک هزار و 72 طرح نیمه تمام اقتصادي که پیشرفت فیزیکی 10 تا 90 درصد دارند، افزایش شیفت
کاري و توسعه تولید در تعداد 70 واحد استان و تثبیت اشتغال و تولید تعداد 2 هزار و 985 واحد فعال موجود با تأمین سرمایه در گردش

لازم از مهمترین این برنامه هاست.  

وي تصریح کرد: با انجام شش برنامه راهبردي فوق؛ تعداد 86 هزار فرصت شغلی جدید در طی سه سال در استان ایجاد و تعداد 44 هزار

شغل موجود نیز تثبیت خواهد شد.  

وي خاطر نشان کرد: این کار با سرمایه گذاري 12 هزار میلیارد تومانی بخش خصوصی و تسهیلاتی بالغ بر هفت هزار و 500 میلیارد تومان

در قالب سرمایه ثابت و در گردش قابل انجام خواهد بود.  

 
وي همچنین از هدف گذاري ایجاد 23 هزار و 430 شغل جدید در استان براي سال 1401 خبر داد. 

استاندار گیلان تاکید کرد: اگر مطلع شوم سرمایه گذاري پشت درب اتاق مدیري معطل شده، آن مدیر و عوامل دخیل را نزد سرمایه گذار

 
فرستاده تا ضمن عذرخواهی، ایشان را براي سرمایه گذاري دعوت کنند. 

استاندار گیلان در ادامه گفت و گوي زنده تلویزیونی با مردم  از آخرین وضعیت سواحل استان و پیشبرد این دستور مهم رئیس جمهوري نیز
سخن گفت و افزود: به دنبال تأکید آیت االله دکتر رئیسی در سفر به گیلان و در نشست با نخبگان، علماء، خانواده شهدا، ایثارگران و جمعی از
اقشار مختلف مردم استان مبنی بر لزوم آزادسازي سواحل به نفع مردم و رعایت حدود قانونی، در نخستین روز پس از این دستور بر ضرورت

تسریع در اجراي آن و گام برداشتن به صورت استوار با همکاري همه بخش ها اعم از قواي مجریه، قضاییه و مقننه تأکید داشته ام.  

وي اضافه کرد: جلسه بررسی روند آزادسازي سواحل با حضور مدیران دستگاه هاي اجرایی گام بعدي براي اجراي دستور صریح رئیس
جمهوري با فوریت و ظرف کمتر از بیست روز بود که در آن منابع طبیعی استان مکلف شد تا نسبت به شناسایی نقاط تصرف شده دستگاه
هاي دولتی با در نظر گرفتن قانون مستحدث ساحلی اقدام کند تا براي آزادسازي آن دسته از اراضی دولتی که در حریم دریا قرار دارد، اقدام

 
شود. 

وي گفت: دستور رئیس جمهوري بارقه امید را در دل مردم زنده کرد و براین مبنا تکلیف آیت االله رئیسی با مدیریت جهادي و قاطعانه اجرا

 
می شود اما برخی وانمود می کنند که فقط این موضوع مصوبه سفر بوده درحالیکه این سفر بسیار پرخیر و برکت بوده است. 

وي ادامه داد: دکتر مرتضوي معاون اجرایی رئیس جمهوري هم براي نظارت بر اجراي دستور رئیس جمهوري به گیلان سفر کرد تا از نوار

 
ساحلی، تالاب و رودخانه هاي زرجوب و گوهر رود به صورت میدانی بازدید کند. 

وي تشریح کرد: بازدیدهاي سرزده از نوار ساحلی براي نظارت جدي بر آزادسازي ساحل هم به عنوان یک تکلیف از سوي رئیس جمهوري،
محور برنامه هاي روزانه ام بود و براین مبنا از خط ساحلی در مرکز و غرب گیلان در شهرستان هاي رضوانشهر و تالش و همچنین شرق
گیلان از رودسر تا آستانه اشرفیه را بازدید و از نزدیک نحوه اجراي اقدامات را نظاره کردم تا با جدیت دستور صریح رئیس جمهوري اجرا

 
شود. 



استاندار گیلان در پاسخ به اینکه دغدغه هاي اصلی و توقعات جنابعالی از مردم و مسئولان استان براي افزایش همبستگی و مشارکت
اجتماعی در پیشرفت استان و رفع موانع تولید و توسعه چیست، گفت: همانطور که در جلسه شوراي اداري استان با حضور رئیس جمهوري
بیان داشتم؛ امید و اعتماد مردم به دولت کم رنگ شده در حالیکه با رأي قاطع به دولت مردمی و جهادي سیزدهم و اندیشه هاي فکري آیت
االله دکتر رئیسی، مردم امیدوار شده اند و ما مسئولان هم باید با وحدت و انسجام، تنها و تنها در اندیشه خدمت به مردم باشیم و همین

 
رویکرد ، موجب توسعه پایدار در گیلان می شود 

  .

دکتر عباسی یادآورشد: در روز معارفه خود به عنوان استاندار گیلان پیرو دستور اکید مقام عالی وزارت کشور، پنجره واحد سرمایه گذاري و
تسهیل کسب و کار را طی 45 روز راه اندازي کردیم و تا زمان حاضر افزون بر 50 مجوز بی نام صادر شده ضمن آنکه در جلسات مختلف هم
به مدیران تأکید کرده ام با رفع بروکراسی هاي زائد اداري و گشوده گذاشتن درب اتاق هاي خود به روي سرمایه گذاران به ویژه در بخش

 
تولید، بسترساز تحقق توسعه استان باشند. 

وي اضافه کرد: البته از همان روز اول فعالیت خود، پشت میز ننشسته ام بلکه با بررسی میدانی و بازدید از واحدهاي تولیدي مخصوصا آنهایی
که داراي مشکل هستند، کارگروه رفع موانع تولید را در آنجا برگزار کرده و به مدیران دستگاه هاي متولی و مدیران بانک ها نیز تکلیف کرده
ام با ارائه تسهیلات لازم در بخش سرمایه در گردش، زمیه به چرخش درآوردن چرخ واحدهاي تولیدي و تثبیت اشتغال در استان را فراهم

آورند.  

وي بیان کرد: از همین جا و از طریق رسانه ملی؛ به همه سرمایه گذاران در استان و حتی آنهایی که خارج از استان و یا خارج از کشور
هستند به ویژه گیلانیانی که نسبت به استان خود تعصب دارند، اعلام می کنم که در مقطع کنونی، گیلان داراي بهترین شرایط براي سرمایه

گذاري است و دست آنان را براي توسعه استان عزیزمان، به گرمی می فشارم.  

نماینده عالی دولت در پایان صحبت هاي خود با مردم گیلان با قدردانی ویژه از گیلانیان گفت: دولت انقلابی و مردمی سیزدهم برگرفته از

اراده و عزم خود مردم است و در انحصار گروه و جریان خاصی نبوده و نیست.  

دکتر عباسی تصریح کرد: بعنوان فرزند گیلان، با افتخار و با جان و دل و بهره گیري از توانمندي ها، تجارب و تخصص و آنچه اندوخته ام؛

بکوشیم با کمک و یاري مردم عزیز، نخبگان، فرهیختگان و جوانان دست به دست هم گیلان را به جایگاه ارزشمند خود خواهیم رساند.  

وي بیان داشت: اگر امروز در طلیعه چهل و چهارمین بهار انقلاب شکوهمند اسلامی که فرصت خدمت فراهم است، به کمک هم نیاییم ،

گیلان عزیز ما آسیب می بیند.  

 
وي گفت: قطار توسعه و پیشرفت گیلان حرکت کرده و به طور قطع من هم دغدغه معیشت و رفاه مردم را دارم. 

وي با بیان اینکه از اعتماد دولت و تمام ظرفیت ها براي خدمت به نفع مردم استفاده می کنم؛ افزود: نظرات مختلف براي آبادانی گیلان را

 
می شنوم و دست همه را به گرمی براي توسعه استان می فشارم. 

وي ادامه داد: انتصابات در استان بعد از دهه فجر سرعت بخشیده می شود و از افراد با تجربه، انقلابی و جوان براي رشد و تعالی گیلان بهره

 
می گیرم. 

-





مراکز نیکوکاري خراسان رضوي به 718 مورد رسید

منبع: روزنامه عصر ایرانیانشماره خبر:  656  |  تاریخ: 1400/11/21

مراکز نیکوکاري خراسان رضوي به 718 مورد رسید

در چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی؛  

 
مراکز نیکوکاري خراسان رضوي به 718 مورد رسید 

مشهد مقدس محمدرضا رحمتی-مدیرکل کمیته امداد خراسان رضوي گفت: همزمان با چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی، 43

 
مرکز نیکوکاري در خراسان رضوي راه اندازي شد که با این اقدام، تعداد مراکز فعال در استان به 718 مورد رسید. 

رضا سلم آبادي در حاشیه برنامه کشوري افتتاح مراکز نیکوکاري به صورت ویدئو کنفرانس، مدت فعالیت مراکز نیکوکاري را نزدیک به یک
دهه دانست و اظهار کرد: مراکز نیکوکاري در مساجد و در محلات شکل گرفت تا با شناسایی خانواده هاي نیازمند در ابعاد اجتماعی،

اقتصادي و فرهنگی براي آنان اقدام شود.  
وي، از فعالیت 182 مرکز نیکوکاري به صورت تخصصی در استان خبر داد و بیان کرد: از 718 مرکز نیکوکاري فعال در استان 447 مرکز

 
شهري و 271 مرکز روستایی، همچنین 394 مرکز در مساجد و 314 مرکز در محلات و دستگاه هاي مختلف مستقر هستند. 

سلم آبادي با اعلام اینکه در 10 ماهه امسال حدود 126 هزار خانوار از خدمات مراکز نیکوکاري بهره شده اند، افزود: 21 هزار خیر و نیکوکار

 
در بخش هاي مختلف و به صورت نقدي، غیر نقدي و ارائه خدمت با این مراکز همکاري دارند. 

وي با بیان اینکه 5 هزار نیرو به عنوان هئیات عامل به صورت افتخاري فعالیت دارند افزود: در 10 ماهه امسال با مشارکت خیران، هر خانواده

 
ماهانه 408 هزار تومان از خدمات این مراکز به صورت نقدي، غیرنقدي و یا خدمات بهره مند شدند. 

مدیرکل کمیته امداد خراسان رضوي با اشاره به اینکه 50 درصد افراد خدمات گیرنده در مراکز نیکوکاري را مددجویان کمیته امداد تشکیل
می دهند، ادامه داد: خدمات ارائه شده در قالب جهیزیه و ازدواج، مسکن و ساختمان، بهداشت و درمان، فرهنگی و آموزشی و اشتغال و

 
کارآفرینی است. 

شایسته ذکر است: اکنون کمیته امداد خراسان رضوي به 235 هزار خانوار ارائه خدمت می کند که از این تعداد، 183 هزار خانوار معیشت
بگیر هستند.



اعمال سوابق شغلی بازنشستگان در متناسب بازي حقوق

منبع: گسترش صنعت معدنشماره خبر:  657  |  تاریخ: 1400/11/21
تجارت

نادیده گرفته شدن سوابق بازنشستگان مشاغل سخت و زیان آور در متناسب سازي مستمري بازنشستگان تامین اجتماعی یکی
دلایل اعتراض اخیر کارگران بازنشسته بود و حالا قرار است این سوابق در متناسب سازي اعمال می شود.

نادیده گرفته شدن سوابق بازنشستگان مشاغل سخت و زیان آور در متناسب سازي مستمري بازنشستگان تامین اجتماعی یکی دلایل

 
اعتراض اخیر کارگران بازنشسته بود و حالا قرار است این سوابق در متناسب سازي اعمال می شود. 

رئیس کانون بازنشستگان تامین اجتماعی شهرستان تهران، از تصمیم مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی براي اعمال کلیه سوابق بیمه اي

 
بازنشستگان مشاغل سخت و زیان آور در محاسبه مبلغ متناسب سازي خبر داد. 

علی دهقان کیا، گفت: «با پیگیري کانون عالی بازنشستگان تامین اجتماعی و همکاري مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی کلیه سوابق بیمه

 
اي بازنشستگان مشاغل سخت و زیان آور در محاسبه مبلغ متناسب سازي آن ها اعمال می شود.» 

به گفته رئیس کانون بازنشستگان تامین اجتماعی شهرستان تهران؛ تا پیش از این، مبلغ متناسب سازي بازنشستگان مشاغل سخت و زیان

 
آور بدون در نظر گرفتن «سنوات ارفاقی» محاسبه می شد. 

بر اساس قانون تامین اجتماعی بیمه شدگانی که در مشاغل سخت و زیان آور اشتغال دارند، می توانند با 20 سال بیمه پردازي متوالی و 25
سال بیمه پردازي متناوب بازنشسته شوند و به ترتیب از 10 و 5 سال سنوات ارفاقی به ازاي پرداخت 4 درصد مابه التفاوت بیمه اي بهره مند

شوند.



گسترش همکاري هاي شرکت ملی حفاري ایران و جهاددانشگاهی

منبع: بازار کارشماره خبر:  658  |  تاریخ: 1400/11/21

در نشست مشترکر رییس جهاددانشگاهی و مدیرعامل شرکت ملی حفاري ایران بر گسترش همکاري هاي این دو مجموعه تاکید
شد.

 
در نشست مشترکر رییس جهاددانشگاهی و مدیرعامل شرکت ملی حفاري ایران بر گسترش همکاري هاي این دو مجموعه تاکید شد. 

به گزارش بازارکار از روابط عمومی سازمان جهاددانشگاهی خوزستان، دکتر حمیدرضا طیبی امروز (20 بهمن ماه) در سفر به خوزستان در
نشست مشترك با مدیرعامل شرکت ملی حفاري ایران ضمن تقدیر از میزبانی و همکاري میان شرکت ملی حفاري ایران و جهاددانشگاهی،
اظهار کرد: جهاد دانشگاهی کشور و کلیه واحدهاي آن در این شرایط حساس، تلاش می کنند با تمام توان به کمک صنعت از جمله صنعت

 
راهبردي حفاري کشور بیاید. 

وي ضمن اعلام آمادگی براي همکاري در تامین نیازهاي فناورانه کشور گفت: ما همیشه قدردان حمایت هاي شرکت ملی حفاري ایران

هستیم که در این زمینه پیشگام بوده است.  

دکتر طیبی عنوان کرد: جهاددانشگاهی آمادگی دارد روي بخش هاي فناوري سرمایه گذاري کند اما این مساله به شرطی است که تضمین

 
خرید داشته باشیم تا بتوانیم به فعالیت خود ادامه دهیم. 

وي افزود: هدف جهاددانشگاهی این است که بتواند براي کشور مثمرثمر باشد تا بتوانیم تولید و اشتغال داشته باشیم و براي جوانان کشور

 
امید ایجاد کنیم. 

رئیس جهاددانشگاهی گفت: خوزستان خاستگاه صنعت نفت ایران است و هرچه بتوانیم در این استان به ساخت داخل بیشتر توجه کنیم،

 
قطعا زمینه ایجاد اشتغال در خوزستان بیشتر می شود. 

همچنین مهندس حمیدرضا گلپایگانی مدیرعامل و رئیس هیات مدیره شرکت ملی حفاري ایران از همکاري جهاددانشگاهی در زمینه پروژه
هاي پژوهشی و تولید قطعات، تقدیر و ابراز امیدواري کرد که در ارتباط با بازسازي و نوسازي ناوگان حفاري شرکت نیز پرتوان و موفق عمل

 
شود. 

وي همچنین بر حمایت همه جانبه این شرکت از تولید داخل و بومی سازي قطعات، تجهیزات کاربردي در صنعت نفت و حفاري تاکید کرد و
افزود: بحث نوسازي ناوگان حفاري یکی از اولویت هاي این شرکت است و به صورت همزمان بحث بازسازي ناوگان نیز مورد توجه خواهد بود.

گلپایگانی با بیان اینکه به دنبال آن هستیم تا با حمایت از ساخت داخل جلوي واردات محصولات گرفته شود، گفت: جهاد دانشگاهی رابط

 
دانش بنیان با شرکت هاي داخلی است و می تواند در این زمینه به شرکت ملی حفاري ایران کمک کند. 

در این نشست درباره موضوعات مطروحه با جهاد دانشگاهی از جمله وضعیت قراردادها و دستگاه هاي حفاري تحویل شده و در دست تحویل،

 
ساخت موتورهاي درون چاهی در سایزهاي مختلف، تولید انواع فیلتر و همچنین تجهیزات فناورانه، تبادل نظر شد. 

 
رونمایی از مته دندانه اي ساخت جهاددانشگاهی 



رونمایی از مته دندانه اي ساخت جهاددانشگاهی از دیگر برنامه هاي سفر دکتر طیبی به خوزستان بود که این مراسم با حضور رییس
جهاددانشگاهی، مدیرعامل شرکت ملی مناطق نفتخیز جنوب و نماینده مردم اهواز در مجلس شوراي اسلامی در نمایشگاه تخصصی صنعت

 
نفت اهواز انجام گرفت. 

در چهارمین روز از نمایشگاه تخصصی صنعت نفت اهواز با حضور دکتر طیبی رییس جهاد دانشگاهی، مهندس علیرضا دانشی مدیرعامل
شرکت ملی مناطق نفتخیز جنوب و مجتبی یوسفی نماینده مردم اهواز در مجلس و برزو قنبري سرپرست مدیریت پشتیبانی ساخت و تامین

کالاي شرکت ملی نفت ایران مته هاي دندانه اي ساخت جهاددانشگاهی رونمایی شد.  

این مته هاي دندانه اي در دو سایز 8 -1.2 اینچ و 8- 3.4 اینچ طراحی و ساخته شده اند و جزو مهمترین مته هاي حفاري چاه هاي نفت و

گاز هستند.  

 
دانش فنی پیشرفته این مته هاي حفاري توسط پژوهشگران سازمان جهاد دانشگاهی خوزستان، بومی سازي شده است. 

در مراسم رونمایی از مته هاي دندانه اي ساخت جهاددانشگاهی خوزستان، سیدعلیرضا علوي رئیس سازمان جهاددانشگاهی خوزستان و

 
جمعی از معاونان این سازمان حضور داشتند. 

انعقاد 4 قرارداد بزرگ با حوزه صنعت نفت کشور  

رئیس جهاد دانشگاهی طی سخنانی در این مراسم از عقد 4 قرارداد بزرگ در بخش صنایع نفتی خبر داد و گفت: جهاد دانشگاهی اثبات

کرده است مشکلی در توسعه علم و فناوري در ایران ندارد.  

دکتر طیبی اظهار کرد: یکی از مظاهر اصلی استقلال، استقلال اقتصادي است و این مساله زمانی اتفاق می افتد که تولید ملی متکی بر علم و

فناوري پیشرفته داخل باشد.  

 
وي افزود: فلسفه تشکیل جهاددانشگاهی اثبات توان کشور و الگوسازي در انجام کارهاي بزرگ در صنایع مختلف است. 

دکتر طیبی عنوان کرد: خوشبختانه صنعت نفت ایران به عنوان یکی از صنایع اصلی کشور، ارتباط و تعامل بسیار خوبی با جهاد دانشگاهی

 
دارد و در این تعامل بسیار نزدیک، بسیاري از تجهیزات موردنیاز این صنعت توسط جهاد دانشگاهی ساخته شده است. 

وي ادامه داد: ساخت دکل حفاري، انواع مته هاي حفاري، مواد شیمیایی و... توسط جهاددانشگاهی ساخته شده است. جهاد دانشگاهی در

 
کشور اثبات کرده است که مشکلی در زمینه توسعه علم و فناوري در ایران ندارد. 

رئیس جهاد دانشگاهی گفت: زمان هایی توانسته ایم در بحث تجاري سازي موفق عمل کنیم که مدیران بخش صنعت دلسوزانه و ریسک

 
پذیر عمل کرده اند و اجازه داده اند تا صنعت داخل وارد کار شود و از آن حمایت کرده اند. 

دکتر طیبی تصریح کرد: از شرکت ملی مناطق نفتخیز جنوب به عنوان یکی از ارکان اصلی صنعت نفت ایران تشکر و تقدیر می کنیم که

حمایت هاي بسیار خوبی از جهاد دانشگاهی داشته است و امیدواریم با کار خوب، حمایت هاي صنعت نفت را جبران کنیم.  

وي افزود: اخیرا در حضور وزیر نفت 4 قرارداد بزرگ در بحث بازسازي و نوسازي دکل هاي حفاري، طراحی و ساخت کارخانه نمک زدایی و...

توسط جهاد دانشگاهی به امضا رسیده است.  



 
مته هاي حفاري جهاددانشگاهی بهتر از مشابه خارجی است 

مدیرعامل شرکت ملی مناطق نفتخیز جنوب نیز گفت: عملکرد مته هاي حفاري ساخته شده توسط پژوهشگران جهاد دانشگاهی خوزستان از

 
نظر کیفی بسیار عالی و حتی بهتر از مشابه هاي خارجی است. 

مهندس دانشی در خصوص ساخت مته هاي حفاري توسط پژوهشگران جهاددانشگاهی خوزستان اظهار کرد: جهاددانشگاهی در بحث ساخت

 
مته هاي حفاري، خواست و توانست و این مساله یک دستاورد بسیار خوب براي نظام اسلامی ایران است. 

وي افزود: خوشبختانه مته هاي موردنیاز صنعت حفاري یکی پس از دیگري توسط تولیدکنندگان داخلی ساخته می شود و این مساله

 
نویددهنده آینده بسیار خوبی براي کشور و صنعت نفت است. 

مدیرعامل شرکت ملی مناطق نفتخیز جنوب گفت: روند بسیار خوبی را در بحث بومی سازي مته هاي حفاري در درون کشور شاهد هستیم و

امیدواریم این روند با سرعت بیشتري ادامه یابد.  

مهندس دانشی در خصوص کیفیت مته هاي حفاري ساخته شده در جهاد دانشگاهی عنوان کرد: عملکرد مته هاي حفاري ساخته شده

توسط پژوهشگران جهاددانشگاهی خوزستان از نظر کیفی بسیار عالی و حتی بهتر از مشابه هاي خارجی است.  

 
جهاددانشگاهی، جهاد علمی را رقم زده است 

 
همچنین نماینده مردم اهواز در مجلس شوراي اسلامی گفت: جهاد دانشگاهی این شهامت را داشته که جهاد علمی را در کشور رقم بزند. 

 
مجتبی یوسفی اظهار کرد: از اعتماد مدیران دلسوزي که لفظ ""خواستیم و شد"" را عملی کرده اند نهایت تشکر را دارم. 

 
وي افزود: خودباوري باعث پیشرفت است و در این زمینه جهاد دانشگاهی این شهامت را داشته که جهاد علمی را در کشور رقم بزند. 

نماینده مردم اهواز در مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه جهاددانشگاهی در کشور کارهاي بزرگی انجام داده است، گفت: از جهاد دانشگاهی

 
تشکر می کنم که به این خودباوري رسیده است که می تواند کارهاي بزرگ را در کشور اجرایی کند. 

یوسفی ادامه داد: گاهی از خوزستان خبرهاي ناامیدکننده اي به گوش می رسد اما اقداماتی در جهاددانشگاهی خوزستان انجام شده که بسیار

 
خوشحال کننده است و باید به گوش مردم برسد. 

وي افزود: امسال در قانون بودجه سال آینده اعتباري براي حمایت از جهاد دانشگاهی در نظر گرفته شده است تا کمک ناچیزي به این
مجموعه بزرگ انجام شود.



نخستین عاملیت صندوق امداد ولایت کشور در شهر ري افتتاح شد

منبع: بازار کارشماره خبر:  659  |  تاریخ: 1400/11/21

نخستین عاملیت صندوق امداد ولایت با حضور علی آقامحمدي، عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام و علی عاشوري، مدیرعامل
صندوق قرض الحسنه امداد ولایت، در شهر ري افتتاح شد.

نخستین عاملیت صندوق امداد ولایت با حضور علی آقامحمدي، عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام و علی عاشوري، مدیرعامل صندوق

قرض الحسنه امداد ولایت، در شهر ري افتتاح شد.  
به گزارش بازارکار از پایگاه اطلاع رسانی کمیته امداد، علی عاشوري، مدیرعامل صندوق قرض الحسنه امداد ولایت در مراسم افتتاح نخستین
عاملیت این صندوق که در شهر ري به بهره برداري رسید، با اشاره به سابقه پرداخت وام به نیازمندان در کمیته امداد گفت: پرداخت وام به
مددجویان از سال 1395 در قالب صندوق قرض الحسنه امداد ولایت با مجوز بانک مرکزي این کار انجام می شود و هم اکنون در کل کشور

 
34 شعبه و بیش از 730 باجه در دفاتر امداد، خدمات پرداخت وام را با حداقل تضامین براي مددجویان و نیازمندان انجام می دهند. 

وي مردمی کردن امدادرسانی را سیاست اصولی کمیته امداد عنوان کرد و افزود: در همین راستا، واگذاري امور مراکز تخصصی قرض الحسنه

 
به مردم را پیگیري می کنیم تا خدمات را بی واسطه و با فوریت به نیازمندان ارائه دهیم. 

عاشوري به خصوصیات صندوق امداد ولایت اشاره کرد و ادامه داد: صندوق امداد ولایت وابسته به کمیته امداد است و جامعه هدف آن هم

 
مشخص است؛ سعی کردیم این تسهیلات را به گونه اي ارائه دهیم که مردم راحت تر از امکانات و وام ها استفاده کنند. 

مدیرعامل صندوق قرض الحسنه امداد ولایت تاکید کرد: وام هاي ارائه شده تا سقف 10 میلیون تومان بدون هرگونه کارمزد است و براي سایر

تسهیلات تا سه درصد کارمزد فقط یکبار دریافت می شود.  

وي خاطرنشان کرد: وام کارگشایی براي رفع نیازهاي ضروري نیازمندان ارائه می شود. همچنین وام اشتغال، ودیعه مسکن، درمان و تحصیلی

دیگر حوزه هاي وام هاي پرداختی صندوق را تشکیل می دهد.  

عاشوري با بیان اینکه مراکز نیکوکاري تخصصی، بازوي کمیته امداد در ارائه خدمت به نیازمندان هستند، اظهار کرد: مشابه امکاناتی که در
شعب صندوق امداد ولایت وجود دارد را در این مراکز راه اندازي کردیم و خیران می توانند با افتتاح حساب و سپرده گذاري، در پرداخت

تسهیلات به محرومان کمک کنند.  

مدیرعامل صندوق قرض الحسنه امداد ولایت گفت: افرادي که درخواست وام دارند نیز می توانند با مراجعه به این مراکز، تشکیل پرونده

دهند و به سرعت وام خود را دریافت کنند.  

عاشوري افزود: امیدواریم عاملیت صندوق قرض الحسنه امداد ولایت در شهر ري بتواند با منابع مناسب کار خود را آغاز کند و روز به روز بر

تعداد این مراکز افزوده شود تا بتوانند خدمات خود را به جامعه نیازمندان کشورمان ارائه دهند.  

انتهاي پیام.



سنگر تولید و اقتصاد کشور بحمداالله پابرجا است، زنده است

منبع: میزانشماره خبر:  660  |  تاریخ: 1400/11/21

سنگر تولید و اقتصاد کشور بحمداالله پابرجا است، زنده است. آن لشکري که در مقابل دشمن ایستاد، شما ها بودید؛ افسران این دفاع
مقدّس، کارآفرینان و مدیران شایسته ي اقتصادي بودند؛ رزمندگانش هم کارگران بودند؛

خبرگزاري میزان - بنا به اعلام پایگاه اطلاع رسانی KHAMENEI.IR، رهبر معظم انقلاب دهم بهمن ماه در دیدار تولیدکنندگان و

 
فعالان اقتصادي بیاناتی ایراد فرمودند که در این مجال بازخوانی می شود. 

بسم االله الرّحمن الرّحیم (1)  

 
و الحمدالله ربّ العالمین و الصّلاة و السّلام علی سیّدنا محمّد و آله الطّاهرین و لعنۀ االله علی اعدائهم اجمعین. 

خیلی خوش آمدید برادران عزیز و خواهران عزیز؛ و من بخصوص به مسئولین محترمی که در جلسه حضور دارند، جناب آقاي مخبر (2)
معاون اوّل محترم و وزرا و معاونین رئیس جمهور محترم تأکید میکنم که نکاتی را که در بیانات این دوستان بود -برادران محترمی که

 
صحبت کردند و خواهر محترمی که صحبت کردند- مورد توجّه قرار بدهند. 

من با دخالت دولت و دستگاه هاي دولتی در فعّالیّت هاي اقتصادي موافق نیستم، امّا با هدایتشان، نظارتشان، کمکشان چرا؛ این باید حتماً

 
انجام بگیرد 

یکی از مهم ترین فواید این جلسه همین است که شما مسئولین محترم بدون واسطه از زبان فعّالان اقتصادي مشکلاتشان را، موانع راهشان را
بشنوید و من آن طور که حالا به طور اجمالی از مجموع حرف ها به دست می آورم، در واقع دو کار اصلی بر عهده ي مسئولین است که
خواهش میکنم جناب آقاي مخبر و دوستان به این توجّه کنند: یکی مسئله ي ایجاد یک نقشه ي راهبردي براي مجموع صنعت کشور و
بخصوص بعضی از صنایع است، یکی هم مدیریّت متمرکز و هدایت. البتّه نظر من را همه میدانند؛ من با دخالت دولت و دستگاه هاي دولتی
در فعّالیّتهاي اقتصادي موافق نیستم، امّا با هدایتشان، نظارتشان، کمکشان چرا؛ این باید حتماً انجام بگیرد؛ بنابراین نقشه ي راهبردي و
مدیریّت جامع یکی از کار هاي لازم است. دوستانی هم که از دفتر ما اینجا هستند، نکاتی را که دوستان خطاب به من گفتند و از ما و از دفتر

 
ما خواستند، آن ها را یادداشت کنند و به من بدهند که ان شاءاالله دنبال کنیم. 

خب، ما در آبان سال 98، یک جلسه ي مشابه این جلسه در همین جا داشتیم. اخیراً در همین هفته هاي اخیر بعضی از آن دوستانی که در
آن جلسه صحبت کرده بودند و حضور داشتند و شرح فعّالیّتهایشان را داده بودند، به من نامه نوشتند و هم توفیقاتی را که در این دو سال به
دست آوردند به ما منعکس کردند، هم ناکامی هایشان را. در این دو سالی که از آن جلسه تا حالا گذشته، بحمداالله آن مجموعه هاي آن
جلسه توفیقات خوبی داشته اند، پیشرفت هاي خوبی داشته اند، ناکامی هایی هم داشته اند؛ این ناکامی ها بعضی مربوط میشود به همراهی
نکردن دستگاه هاي اجرائی، (یعنی)کمکی دستگاه هاي دولتی که باید میکردند، نکردند؛ لذا آن فعّال اقتصادي نتوانسته کاري را که در نظر
داشته و میتوانسته انجام بدهد انجام بدهد؛ بعضی هم به عوامل دیگري مربوط است از قبیل قاچاق و مانند اینها؛ البتّه مسئله ي تحریم هم

در جاي خودش تأثیرات قابل توجّهی در عایق شدن در برابر موفّقیّتها داشته.  

خب، من عرایضم را این جور شروع میکنم که اقتصاد کشور ما در سال 90 دچار یک جنگ بسیار مهم و بزرگی بود؛ یعنی ما جنگ اقتصادي
داشتیم. کسی که نقطه ي مقابل ما قرار داشت، عمدتاً دولت آمریکا بود و بعضی از همراهانش در اروپا و در نقاط دیگر؛ رسماً این ها با



جمهوري اسلامی جنگ شروع کردند، اعلان جنگ هم کردند که البتّه از سال 97 این معارضه و مبارزه از طرف دشمن شدیدتر شد. هدف آن
ها از این جنگ، فروپاشی اقتصاد ایران بود؛ قصدشان این بود. البتّه حالا فروپاشی اقتصاد یک مقدّمه بود براي اینکه با نابود کردن اقتصاد
ایران، مردم را در مقابل نظام جمهوري اسلامی قرار بدهند و مقاصد سیاسی خباثت آمیز خودشان را از این طریق عملی کنند؛ هدف دشمن
این بود. محاسبه شان غلط بود؛ البتّه به من این جور گفتند -من خودم تحقیق نکردم- که آمریکایی ها براي این فروپاشی، زمان هم معیّن
کرده بودند؛ شش ماه؛ فکر میکردند در ظرف شش ماه خواهند توانست اقتصاد ایران را از بین ببرند -من البتّه این را دنبال نکردم و نمیدانم،

 
(امّا)این جور گفتند- دشمن نتوانست. 

افسران این دفاع مقدّس، کارآفرینان و مدیران شایسته اقتصادي بودند؛ رزمندگانش هم کارگران بودند  

بجاي شش ماه، ده سال گذشته، و در این ده سال هم روزبه روز شدّت این جنگ بیشتر شده، امّا سنگر تولید و اقتصاد کشور بحمداالله پابرجا
است، زنده است. آن لشکري که در مقابل دشمن ایستاد، شما ها بودید؛ افسران این دفاع مقدّس، کارآفرینان و مدیران شایسته ي اقتصادي
بودند؛ رزمندگانش هم کارگران بودند؛ کارگران، رزمندگان بااخلاص و باصفاي این میدان بودند. همه ي شما ها و همه ي فعّالان اقتصادي در

 
این افتخار -افتخار حفظ اقتصاد کشور- شریکند؛ البتّه آسیب هایی وارد شده که حالا من بعداً یک اشاره ي مختصري به آن ها خواهم کرد. 

به نظر من اگر در این سال ها مسئولان دولتی همراهی بیشتري میکردند، رعایت بیشتري میکردند، ما افتخارات بیشتري به دست می
آوردیم، وضعمان از این چیزي که امروز هست، قطعاً بهتر بود و تعدادي از این آسیب هایی که در این سال هاي متمادي پیش آمد، با کمک

 
مسئولین حکومتی و دولتی پیش نمی آمد. 

من اینجا تأکید کنم که خوب است که این موفّقیّتهایی را که شما اینجا ذکر کردید، مردم بشنوند؛ یکی از کار هاي دشمن تلاش روانی و
جنگ روانی است. در کنار این جنگ اقتصادي، جنگ واقعی و حقیقی، دشمن یک جنگ روانی هم میکند، در همه ي زمینه هاي گوناگون از
جمله زمینه هاي اقتصادي؛ خوب است مردم بدانند این موفّقیّتهاي شما را؛ رسانه ي ملّی از زبان خود تولیدکنندگان (پخش کند)؛ حالا از
زبان مسئولین دولتی چیز هایی پخش میشود لکن بهتر این است که از زبان خود تولیدکنندگان، خود فعّالان اقتصادي چیز هایی گفته بشود،

 
حقایقی بیان بشود و مردم از آن ها مطّلع بشوند. 

ا و انصافاً خرسندکننده نیست: آمار مربوط به رشد امّا گفتم آسیب ها. آمار هاي اقتصادي دهه ي 90 -آمار هاي اقتصاد کلان کشور- حق
تولید ناخالص داخلی، آمار مربوط به تشکیل سرمایه در کشور، آمار مربوط به تورّم، آمار مربوط به رشد نقدینگی؛ این ها خرسند کننده
نیست. آمار مربوط به تأمین ماشین آلات به هیچ وجه مطلوب نیست، یا مسکن و امثال اینها. این ها حقایقی است که اگر مسئولین
میتوانستند وضعیّت را در جهت این آمار ها به شکل بهتري هدایت کنند، یقیناً وضع اقتصاد کشور امروز خیلی بهتر بود. خب، آثار این حقایق
در زندگی مردم هم نمود پیدا کرده. اینکه درباره ي معیشت مردم اظهار نگرانی میکنیم، مربوط به همین چیز ها است. عامل این مشکلات
هم صرفاً تحریم نیست؛ البتّه تحریم بلاشک مؤثّر بوده، امّا صرفاً تحریم نیست؛ بخش مهمّی ناشی از برخی تصمیم گیري هاي غلط یا کم

کاري ها و امثال این ها است؛ میتوانست این جور نباشد.  

به گفته ي همه ي صاحب نظران -چه صاحب نظران داخل کشور و چه صاحب نظران اقتصادي خارجی- کشور ما از ظرفیّت بزرگ اقتصادي
برخوردار است؛ یعنی ما از لحاظ اقتصادي میتوانیم وضعی را که امروز داریم چندین برابر بهتر داشته باشیم. این امکانات وجود دارد، ما
سرمایه ها و ذخیره هاي فراوانی داریم، ظرفیّتهاي فراوانی هست که بایستی مدیران کارآمد و پُرکار و دلسوز از این ظرفیّتها استفاده کنند.
نمونه هاي موفّق هم در اقتصاد هستند؛ همین شماها، این کسانی که آمدند صحبت کردند، دوستانی که صحبت کردند، این ها نمونه هاي
موفّقند دیگر؛ این ها از همین ظرفیّتهاي موجود کشور استفاده کردند؛ پس نمونه هاي موفّق بحمداالله داریم؛ و بنگاه هایی که منتظر رفع
تحریم نماندند. یکی از نکاتی که در این صحبت ها شما میتوانستید استفاده کنید -اگر چه (خودشان)تصریح نکردند، امّا واقعیّت این است-
(این است که)این ها هیچ کدام براي پیشرفت منتظر نماندند که تحریم ها برداشته بشود یا مذاکرات فلان جا به یک نتیجه اي برسد؛ نه، کار
خودشان را کردند، تلاش خودشان را کردند و به این نتایج خوب هم رسیدند. این همان حرفی است که من همیشه تکرار میکنم که اقتصاد
کشور و فعّالیّتهاي اقتصادي کشور را شرطی نکنید؛ متوقّف به فلان قضیّه اي که در اختیار ما نیست نکنید؛ همّت خودمان را، نیاز خودمان را



به کار ببندیم؛ و بحمداالله از این جهت ما ظرفیّتهاي بسیار خوبی داریم.  

خب، توصیه هایی که در این زمینه بنده عرض کردم به مسئولین و مانند اینها، توصیه هاي زیادي است که حالا نمیخواهیم آن توصیه ها را
تکرار کنیم. بنده از نظر مشاوره ايِ متخصّصان و کارشناسان همیشه حدّاکثر استفاده را میکنم؛ یعنی براي کارشناس و متخصّص در زمینه
هاي گوناگون -از جمله حالا زمینه ي مسائل اقتصادي- ارزش قائلم؛ گوش میکنم به حرفشان و آنچه از نظر کارشناسان استفاده میشود، آن

 
را به مردم، به آحاد جامعه، به مسئولین کشور منعکس میکنم. 

حالا مثلاً فرض کنید در باب بهبود فضاي کسب و کار، حذف مقرّرات غیر ضرور و مزاحم، آسان سازي دریافت مجوّز -مجوّزهاي اشتغال-
ایجاد پنجره ي واحد براي اخذ مجوّز -که حالا یک مقداري، تا یک حدودي این ها انجام گرفته لکن آن جور که باید و شاید انجام نشده- یا
ثبات قوانین، قابل پیش بینی کردن اقتصاد -جوري بشود که فعّال اقتصادي بتواند محاسبه کند، بتواند پیش بینی کند- امنیّت سرمایه
گذاري، تأکید بر سیاست هاي تشویقی براي فعّالیّتهاي مولدّ، تأکید مکرّر بر دانش بنیان کردن زنجیره ي تولید در کشور، مبارزه با فساد،
حمایت از صنایع داخلی، جلوگیري قاطع از قاچاق که این یکی از آن کار هاي لازم است که من به مسئولین تأکید میکنم، جدّي بگیرید این
قضیّه را؛ جدّي بگیرید؛ مبارزه ي با قاچاق باید کاملاً قاطع و بی رحمانه باشد. ملاحظه کنید که حالا این جنس فلان است، بیاوریم استفاده
کنیم؛ نه، من گفتم جنس لوکس وارد شده را که (به صورت)قاچاق وارد کرده، بیندازید زیر دستگاه خُردکننده، خُردش کنید! وَالاّ اگر چنانچه
آن را به صورت دیگري وارد بازار کردید، همان میشود؛ صنعت داخلی لطمه میخورد؛ و از این قبیل. ایجاد بازار هاي بین المللی جدید براي
تولیدات خودمان، و بحث کسر بودجه، انضباط مالی دولت؛ این حرف هایی که همیشه تکرار کرده ایم. خب برخی از این توصیه ها مورد عمل
قرار گرفته و نتایجی هم داشته، بعضی هم نه، مورد توجّه قرار نگرفته. بحث (کاهش)مقرّرات و مانند این ها واقعاً مورد توجّه قرار نگرفته؛
(مثلاً)یک آماري به من دادند که از سال 97 تا 1400، فقط در بخش گمرك 1500 بخشنامه صادر شده! خب به کدامش عمل کنند؟ کدام را

 
ا با این چیز ها مقابله کرد، مواجهه کرد.  بخوانند؟ بایستی جد

هر تلاشی جهاد نیست؛ تلاشی که متوجّه به حمله ي دشمن است، این جهاد است  

خب حالا حرف ما درباره ي تولید؛ ما در این چند سال اخیر روي تولید خیلی تکیه کرده ایم و معتقدم تولید خیلی تأثیر دارد که حالا شما
ها خوب میدانید، من هم اجمالاً خواهم گفت. آنچه من حالا در مرتبه ي اوّل میگویم این است که تولید یک جهاد است: اشَهَدُ انََّک جَاهَدتَ
فِی االلهِ حَقَّ جِهادِه؛ (3) این را به ائمّه ي هديٰ (علیهم السّلام) خطاب میکنیم و همیشه میگوییم؛ جهاد! امروز تولید جهاد است؛ چرا؟ براي
خاطر اینکه در معناي جهاد مکرّر گفته ایم که جهاد عبارت است از آن تلاشی که ناظر به حمله ي دشمن و تحرّك دشمن باشد؛ در مقابل

دشمن باشد. هر تلاشی جهاد نیست؛ تلاشی که متوجّه به حمله ي دشمن است، این جهاد است.  

خب، امروز دشمنیِ دشمنان در مورد اقتصاد کشور از این واضح تر؟ دشمن از دو طرف وارد شد که تولید کشور را به زانو در بیاورد: یکی از
جهت نفت و گاز بود که خب مهم ترین منبع ارزي کشور محسوب میشد؛ یکی هم از ناحیه ي مبادلات بود؛ یعنی چیزي عاید کشور از ناحیه
ي نفت و گاز که منشأ مهم و منبع مهمّ ارزي است، نشود؛ مبادلات با دنیا هم محدود بشود، مشکل درست بشود، دچار تحریم بشود. یعنی در
واقع تولید به زمین بخورد، به زانو دربیاید، بکلّی از بین برود؛ معنایش این است دیگر. وقتی شما ارز نداشتید، مشتري خارجی هم نداشتید،
دیگر تولید معنا ندارد؛ هدفشان این بود. خب در مقابل این هدف، در مقابل این دشمنی صریح، هر کسی که اقدام بکند، جهاد کرده؛ شما
تولیدگر ها در این زمینه دارید عمل میکنید؛ این جهاد است؛ بنابراین به این نکته توجّه کنید که یک کار این جوري است. اگر نیّت شما ها

 
خدمت به کشور، خدمت به مردم براي خاطر خدا باشد، این بزرگ ترین عبادت ها است که دارید انجام میدهید. 

 
دشمن خوشبختانه نتوانست سنگر تولید را به شکست بکشاند و فتح بکند؛ نتوانست 

البتّه دشمن خوشبختانه نتوانست سنگر تولید را به شکست بکشاند و فتح بکند؛ نتوانست؛ بله، به معیشت مردم مشکل وارد شد، ضربه هایی
وارد شد، امّا نتوانست در این چند سال (سنگر تولید را به شکست بکشاند)که نمونه اش را شما ها دارید عملاً نشان میدهید. خب خوشبختانه
امروز خود آن دشمن اعتراف میکند که سیاست فشار حدّاکثري به شکست خفّت بار آمریکا منتهی شد؛ این ها تعبیرات وزارت خارجه ي



آمریکا است که سخنگویشان همین چند روز قبل از این اعلام کرد؛ گفت سیاست فشار حدّاکثري علیه ایران به شکست خفّت بار آمریکا
منتهی شد؛ این تعبیر او است. الحمدالله؛ این به خاطر تلاشی بود که در کشور بحمداالله انجام شد. این شکست را در واقع شما کارآفرینان و

 
کارگران بر دشمن تحمیل کردید. 

یک نکته این است که من سال گذشته اعلام کردم «جهش تولید». (4) جهش تولید اهمّیّت دارد، چون اگر واقعاً تولید را بتوانید جهش
بدهید، همه ي شاخص هاي اقتصادي مهمّ کشور تغییر پیدا میکند، تحوّل پیدا میکند؛ تولید این جوري است؛ یعنی اشتغال پایدار به وجود
می آید، بیکاري کاهش پیدا میکند، صادرات رونق پیدا میکند، درآمد ارزي براي کشور فراهم میشود، نرخ تورّم کاهش پیدا میکند؛ علاوه ي
بر این ها استقلال اقتصادي در کشور به وجود می آید و این موجب عزّت ملّی است -کشور ها با استقلال اقتصادي، با توانایی هاي اقتصاد
داخلی شان افتخار میکنند و سربلند میشوند- عزّت و امنیّت ملّی را تأمین میکند، اعتماد به نفْس ملّی را بالا میبرد و اقتصاد کشور را در
مقابل تکانه هایی که از بیرون تحمیل میشود یا در داخل به وجود می آید حراست میکند و حفظ میکند، که البتّه در سیاست اقتصاد

مقاومتی که اعلان شد، (5) همه ي این ها در نظر گرفته شده و گفته شده.  

یک نکته در این باب، مسئله ي کیفیّت است. ما که به تولید تکیه میکنیم، مسئله ي ما فقط انبوه سازي نیست؛ کیفیّت مسئله ي اساسی
است. کیفیّت تولید باید حتماً به عنوان یک اصل مورد توجّه باشد؛ این غیر قابل اغماض است. اگر شما ملاحظه میکنید که از تولیدات داخلی
حمایت میشود -حالا چه حمایت عملی (مثل)این حمایت هاي تعرفه اي و تسهیلات بانکی و امثال اینها، و چه حمایت هاي تبلیغاتی،
(مانند)تأکیدي که بنده کردم و بعضی مسئولین کردند روي مسئله ي حمایت از تولید داخلی که اثر هم دارد و داشته- این باید به ارتقاي
کیفیّت و همچنین ارتقاي فنّاوري منتهی بشود. مسئله ي فنّاوري هم بسیار مهم است، لکن حالا فعلاً من تکیه ام روي مسئله ي کیفیّت

 
است که باید به ارتقاي کیفیّت محصولات منجر بشود. 

ما در برخی از محصولات داخلی متأسّفانه شاهد این هستیم که به کیفیّت توجّه نمیشود؛ این خیلی بد است. این همه حمایت در این طول
این سال ها از صنعت خودرو در کشور شده، (امّا)کیفیّت خودرو خوب نیست، مردم ناراضی اند، درست هم میگویند، حق با مردم است؛ یعنی
اعتراض مردم به جا است. این صنعت نتوانسته رضایت مشتري را جلب کند؛ باید شما بتوانید رضایت مشتري را جلب کنید؛ لذا مسئله ي
کیفیّت در درجه ي اوّل است. حالا اگر از این فضاي حمایتی، هم براي ارتقاي کیفیّت استفاده نشود و هم سوءاستفاده بشود براي بالا بردن
قیمت، این هم یک مشکل دیگر است؛ قیمت را بالا ببرند، کیفیّت بالا نرود و ارتقا پیدا نکند، امّا این حمایت دولتی و تبلیغاتی و بانکی و ... و
جلوگیري از مثلاً رقابت هاي خارجی موجب بشود که قیمت بالا برود؛ این خیلی چیز بدي است. حالا من گلایه میکنم از دوستانی که
مسئولان کالا هاي خانگی و لوازم خانگی هستند؛ ما از این ها حمایت کردیم و اسم آوردیم؛ شنیدم بعضی از اقلام دو برابر ارتقاي قیمت پیدا
کرده؛ چرا؟ این جور نبایستی با حمایت ها برخورد بشود. خب اگر این جور ما کیفیّت را بالا نبریم، چطور انتظار داریم که بازار هاي خارجی را

فتح کنیم؟ کیفیّت خیلی مؤثّر است؛ این یک نکته.  

یک نکته ي دیگر در باب تولید این است که کشور به تولید اشتغال آفرین توجّه ویژه اي بکند؛ بعضی از تولیدات کشور، تولیدات اساسی و
مهمّی است و نیاز حیاتی کشور است؛ مثلاً فرض کنید صنعت نفت، صنعت فولاد و امثال اینها، لکن این ها از لحاظ اشتغال آفرینی آن چنان
که برخی از صنایع دیگر اشتغال آفرینی دارند، این ها ندارند. البتّه توجّه به این صنایع اصلی لازم است، ضروري است، واجب است لکن غفلت
از صنایع اشتغال آفرین یک مشکل بزرگی است، نبایستی این معنا پیش بیاید. دستگاه هاي دولتی، دستگاه هاي بانکی (باید)کاري بکنند که
تولید به معناي واقعی کلمه در جهت ایجاد اشتغال باشد؛ چون مسئله ي اشتغال یک مسئله ي حیاتی است براي کشور؛ و همین صنایع مهم
هم در حول و حوش خودشان میتوانند یک زنجیره اي از صنایع اشتغال آفرین، صنایع پایین دستی که غالباً هم اشتغال آفرین است به وجود
بیاورند. مثلاً حالا در ذیل صنعت نفت، این صنایع پایین دستی انبوهی که وجود دارد که یک نمونه اش همین پتروپالایشگاه ها است که
قانونش هم در مجلس در سال 98 تصویب شد و به دولت وقت هم ابلاغ شد؛ منتها متأسّفانه دنبال گیري نشده، باید دنبال گیري بشود. اینها،
هم سرمایه هاي متوسّط مردم را وارد میدان اشتغال میکند، هم اشتغال آفرین است؛ از این نمونه ها در صنایعی از قبیل صنایع فولاد و ... هم

 
وجود دارد. حمایت هاي بانکی، تسهیلات باید به این سَمت حرکت بکند که به صنایع اشتغال آفرین بیشتر توجّه بشود. 



یک نکته ي دیگر این است که ما در این چند سال به صنایع دانش بنیان تکیه کردیم؛ بار ها و بار ها تکرار شده، گفته شده، حمایت شده؛
خب خوب هم بوده، یعنی چند هزار صنعت دانش بنیان و بنگاه دانش بنیان به وجود آمده، و تلاش هاي خوبی در این زمینه انجام گرفته،
واحد هاي کوچک و متوسّط ایجاد شده؛ آنچه مورد غفلت قرار گرفته این است که ما صنایع بزرگ خودمان را دانش بنیان کنیم. صنعت نفت
(باید)دانش بنیان بشود. ما در زمینه ي صنعت نفت دچار عقب ماندگی فنّاوري هستیم. برخی از کشور هاي منطقه از لحاظ نوع استخراج

 
نفت و فنّاوري اي که در این جور جا ها به کار میرود از ما خیلی جلوترند؛ ما در این زمینه عقب ماندگی داریم. 

خب این عقب ماندگی را چه کسی باید جبران کند؟ از چه کسی کمک بگیریم؟ حتماً باید یک شرکت خارجی بیاید براي ما فنّاوري بیاورد؟
نه، من (به این)عقیده ندارم. خب می بینید شرکت هاي خارجی چه جوري عمل میکنند؛ نمی آیند یا می آیند (ولی)امانت دارانه عمل
نمیکنند، یا می آیند (امّا)به یک بهانه اي وسط کار رها میکنند، یا می آیند (ولی)سوءاستفاده میکنند. من البتّه با آمدن شرکت خارجی به
طور کلّی مخالف نیستم لکن بایستی انتخاب کنیم. عقیده ي من این است که مجموعه هاي کارآمد داخلی میتوانند این کار را براي ما انجام
بدهند؛ عقیده ي من این است. به نظر من اگر حالا مثلاً (مسئولین)صنعت نفت از جوان ها درخواست کنند و نظرات آن ها را بگیرند و کمک
هایی را که لازم دارند، منعکس کنند به جوان هاي دانش آموخته و دانشمند و خوش استعداد و علاقه مند ما، قطعاً (اینها)میتوانند مشکلات
زیادي را برطرف کنند. نمونه هاي معدودي از آن را ما از نزدیک مشاهده کرده ایم؛ مثلاً یک جمع جوان آمدند پیش من گفتند ما فلان کار
ها را در زمینه ي نفت میتوانیم انجام بدهیم؛ ما این ها را متّصل کردیم به وزارت نفت -مال یکی دو سال قبل است؛ قبل از کرونا- و کار هاي
مهمّی را انجام دادند و مسئولین آن روز وزارت نفت تشکّر کردند، گفتند این ها کار هاي بزرگی را براي ما توانستند انجام بدهند. نباید گمان
کنیم که ارتقاء فنّاوري در صنایع گوناگون ما، از قبیل مثلاً فرض کنید همین صنعت نفت و غیره، فقط به وسیله ي کمپانی هاي خارجی باید
انجام بگیرد؛ نه، از جوان هاي دانشمند کار بخواهید، آن ها را به حمایت خودتان دلگرم کنید، خواهید دید که از آن ها کار برمی آید، براي

شما بهترین فراورده ها را فراهم میکنند؛ به نظر من این جور است.  

هر جایی که به جوان هاي ما اعتماد شد و از آن ها کار خواسته شد، واقعاً درخشیدند؛ به معناي واقعی کلمه درخشیدند؛ در همه ي بخشها،
از واکسن کرونا بگیرید تا موشک نقطه زن. در مورد واکسن کرونا بهترینش را فراهم کردند، در مورد موشک نقطه زن هم دقیق ترینش را
تولید کردند، در مورد صنعت نانو جزو ردیف هاي اوّل قرار گرفتند، در زمینه ي سلّول هاي بنیادي، آن روزي که در دنیا کشور هایی که این
کار را داشتند نادر بودند، خودشان را توانستند در ردیف هاي جلو قرار بدهند در این دانش مهم و فنّاوري بسیار مهمّ زیستی؛ در زیست
فنّاوري به طور کلّی کار هاي برجسته اي را انجام دادند. جوان هاي ما میتوانند کار انجام بدهند. به نظر من میتوانند. این استعداد ها را قدر
بدانیم و از آن ها کار بخواهیم؛ چرا نتوانند در زمینه ي استخراج نفت کار هاي مهم را انجام بدهند؟ چرا؟ میتوانند، قطعاً میتوانند؛ (اگر)از آن

 
ها کار خواسته بشود، به آن ها کمک بشود، حمایت بشوند، میتوانند کار انجام بدهند. 

فاصله ي بین رشد نقدینگی در کشور و رشد تولید ناخالص ملّی ما یک فاصله ي نجومی است؛ چرا؟ این وضع باید تغییر پیدا کند؛  

یک نکته ي دیگر که البتّه این را هم قبلاً ما مکرّر گفته ایم، امّا حالا که مسئولین محترم دولتی اینجا هستند باز هم تأکید میکنم که
اعتبارات بانکی را به سمت تولید هدایت کنید؛ این را از بانک ها بخواهید؛ بانک ها را موظّف کنید؛ بانک مرکزي میتواند در این زمینه به طور
جدّي فعّال بشود. فاصله ي بین رشد نقدینگی در کشور و رشد تولید ناخالص ملّی ما یک فاصله ي نجومی است؛ چرا؟ چرا باید اعتبارات
جوري مصرف بشود که به این انبوه نقدینگی بینجامد و در رشد تولید کشور تأثیري نداشته باشد؟ این وضع باید تغییر پیدا کند؛ این دیگر
کار مسئولین محترم دولتی است؛ این از جناب آقاي مخبر که خب الحمدالله ایشان فرد توانایی هستند و دیگر مسئولین اقتصادي کشور
انتظار هست که این کار را دنبال کنند؛ یعنی تعامل با بانک ها را متوقّف کنید به همین موضوع که اعتباراتی که داده میشود به سمت تولید

 
برود؛ نظارت بانک مرکزي بر این کار قطعاً تأثیر خواهد داشت؛ این مسئله ي کلیدي مهمّی است. این هم یک مطلب. 

یک مطلب دیگر هم درباره ي مسائل مربوط به کشاورزي است. خب اینجا کشت گلخانه اي را گفتند، تصویر هایی هم که نشان دادند، تصویر
هاي جالب توجّهی بود؛ مطالبی که گفته شد مطالب خوبی بود. البتّه این کشت هاي گلخانه اي و مانند این ها مهم هم هست، لکن با کشت
گلخانه اي کشور را نمیشود اداره کرد. ما خاك داریم، زمین داریم، آب داریم؛ بایستی نوع مصرف بهینه را پیدا کرد. از نابود شدن خاك باید



جلوگیري کرد؛ از هدر رفتن آب باید جلوگیري کرد؛ آب هدر میرود. من می شناسم افرادي را که در همین زمینه ي استفاده ي از آب و
خاك طرح هایی دارند که حدّاقلّش این است که قابل آزمودن است؛ باید به این ها گوش کرد؛ باید از این ها همکاري خواست تا ما بتوانیم

 
کشاورزي کشور را رونق بدهیم؛ دانش بنیان کنیم کشاورزي را. 

ما فارغ التّحصیل کشاورزي کم نداریم در کشور. من یک وقتی به یکی از شهرستان ها که مسافرت کرده بودم، آنجا به من گفتند که در این
شهر هیچ دانش آموخته ي کشاورزي بیکار نیست؛ و زیاد هم بودند؛ گفتند ما تعداد زیادي دانش آموخته ي کشاورزي داریم که هیچ کدام
بیکار نیستند؛ همه ي این ها در مزارع و در کشتزار هاي گوناگون و کار هاي کشاورزي به کار گرفته شده اند و کشاورز از نظراتشان استفاده
میکند؛ یعنی فایده اش را میبیند، مشاهده میکند و فایده برایش نقد است. کشاورزي را فنّاورانه کنیم و صرفه جویی در آب را به معناي جدّي

 
کلمه دنبال کنیم. این هم این مسئله. 

آن مطلبی هم که اوّل گفتم راجع به نقشه ي راهبردي، نقشه ي کلان راهبردي صنعت، خیلی چیز مهمّی است؛ این را دنبال کنید. ما نیاز
داریم به این که سندي تهیّه بشود؛ در این زمینه باید سند نقشه ي راهبردي صنعتی کشور را تهیّه کنید و این را تصویب کنید. یکی از
دوستان اشاره کردند که با رفت و آمد دولت ها و تغییر دولتها، (برنامه)نباید تغییر پیدا کند. این ها اگر چنانچه به صورت یک سندِ مصوِّب
قانونیِ مستمرّي در دسترس باشد، از آن در طول سال هاي متمادي استفاده میشود. خب حرف هاي دیگري هم هست، (امّا)دیگر جلسه یک

قدري طول کشیده، زمان هم تمام شده.  

امیدوارم ان شاءاالله خداي متعال به همه ي شما ها توفیق بدهد، کمک کند. من از همه ي دوستانی که در زمینه ي تولید و فعّالیّتهاي
تولیدي اقتصادي تلاش میکنند، صمیمانه تشکّر میکنم و از برادرانی که در دولت مسئول هستند، مسئول بخش هاي مختلف هستند یا در
مجلس، برادرانی که در مجلس در کمیسیون هاي ذي ربط فعّال هستند درخواست میکنم به این مسئله ي مهم، (یعنی)مسئله ي تولید در

 
کشور توجّه ویژه بکنند، عنایت خاص بکنند، مزاحمت ها و موانع را برطرف کنند. 

امسال ما گفتیم «پشتیبانی ها و مانع زدایی ها»؛ (6) حالا پشتیبانی یک مقوله است، به نظر من مانع زدایی از پشتیبانی هم بالاتر است؛
یعنی این موانعی را که وجود دارد در راه تولید، برطرف کنید؛ میتوانید برطرف کنید و خب بحمداالله مسئولین دولتی کار میکنند؛ من میبینم
تلاشِ حقیقتاً مستوفایی انجام میدهند؛ این تلاش را ادامه بدهید، با واقعیّات جامعه آن تلاش را منطبق کنید، این موانع را برطرف کنید. ان

شاءاالله بعد از گذشت مدّت نه چندان طولانی آثارش در زندگی مردم محسوس خواهد بود.  
از خداوند متعال براي همه ي شما توفیق مسئلت میکنم و لطف و رحمت الهی را براي روح مطهّر امام بزرگوارمان و شهداي بزرگوارمان از

 
خداوند متعال طلب میکنم و فیض الهی را براي کشور ایران، ملّت ایران و مسئولین کشور مسئلت میکنم. 

 
والسّلام علیکم و رحمۀاالله و برکاته 

 
1) در ابتداي این دیدار چهارده نفر از فعّالان بخش هاي مختلف تولید به بیان نظرات و دیدگاه هاي خود پرداختند. 

 
2) آقاي محمّد مخبر 

 
3) مصباح المتهجّد و سلاح المتعبّد، ج 2، ص 738، 

 
4) بیانات به مناسبت حلول سال نو (1399/1/1) 

5) ابلاغ سیاست هاي کلّی اقتصاد مقاومتی (1392/11/29)  

 
6) بیانات به مناسبت حلول سال نو (1399/12/30) 

بیشتر بخوانید: سؤال باید مطرح بشود، اشکالی هم ندارد، باید پاسخ داده بشود  
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3000 پرونده از حجم پرونده هاي دادستانی کاشان کم شده است

منبع: تسنیمشماره خبر:  661  |  تاریخ: 1400/11/21

گروه استان ها- دادستان کاشان با بیان اینکه سه هزار پرونده از حجم پرونده هاي دادستانی کاشان کم شده است، گفت: برخی
رخدادهاي ناخوشایند در حاشیه شهر می دهد که در این زمینه باید اقدامات لازم صورت پذیرد.

گروه استان ها- دادستان کاشان با بیان اینکه سه هزار پرونده
از حجم پرونده هاي دادستانی کاشان کم شده است، گفت:
برخی رخدادهاي ناخوشایند در حاشیه شهر می دهد که در

 
این زمینه باید اقدامات لازم صورت پذیرد. - اخبار استانها - 

روح االله دهقانی در گفت وگو با خبرنگار تسنیم در کاشان
اظهار داشت: یکی از وظایف اصلی قوه قضائیه پیشگیري از
جرم است و مدیریت پیشگیري از جرم بر عهده این قوه است
در حالی که عدم همکاري نهادهاي مرتبط تاثیرگذاري لازم را

 
ندارد. 

وي با بیان اینکه جُرم بخشی از جامعه است، افزود: در سطح دنیا در برخورد با مسائل مجرمانه به دنبال علت و نه معلول هستند؛ هنر
مدیریت شهري شناسایی ریشه هاي ارتکاب به جرم است و در این شرایط از حجم مراکز قضایی کاسته می شود و به پرونده هاي اصلی

رسیدگی می شود.  

دادستان عمومی و انقلاب شهرستان کاشان با بیان اینکه هرچه هزینه در راستاي اقدامات پیشگیرانه صورت بگیرد یقیناً هزینه هاي آن
برگشت داده می شود، ابراز داشت: ما باید در اشتغال، نهادهاي فرهنگی و حوزه هاي مرتبط سرمایه گذاري کنیم و از این رو لازم است تا

 
بیش از پیش در این زمینه ها سرمایه گذاري کرد. 

وي ضمن اشاره به جهاد تبیین اشاره شده از سوي رهبر معظم انقلاب گفت: باید حساب شده روي نسل جوان کار کرد و از این رو باید به
صورت اصولی بر روي معرفی دستاوردهاي انقلاب اسلامی به عموم مردم کار شود لذا صرف برگزاري برنامه هاي فرهنگی صوري مد نظر

 
نیست. 

دهقانی با بیان اینکه جرائم از خلاءها نشات می گیرد، تصریح کرد: طراحی محیطی در ارتکاب به جرم نقش به سزایی دارد و از این رو سعی
شده است از ساخت و سازهاي غیرمجاز خارج از محدوده شهري جلوگیري شود چراکه در خارج محدوده شهري امکان ارائه خدمات توسط

 
شهرداري نیست. 

وي با بیان اینکه در دو سال اخیر ساخت و ساز غیرمجاز خارج از محدوده شهري کاهش چشمگیري داشته است، گفت: متاسفانه در حاشیه

 
شهر کاشان گاهاً اتفاقات ناخوشایندي می افتد در حالی که بافت شهري باید درست شکل بگیرد. 

رئیس دادگستري استان خراسان رضوي: پرونده هاي جرایم کارکنان دولت در ایران نسبت به سایر کشورها بسیار ناچیز است  



 
25 پرونده قصاص توسط شوراهاي حل اختلاف ویژه زندان در کرمان منتهی به سازش شد 

 
50 درصد پرونده هاي ارجاع شده به مصلحین و حکمین قرآنی استان کرمان به سازش ختم شد 

دادستان عمومی و انقلاب شهرستان کاشان با بیان اینکه در دو سال گذشته بیش از سه هزار پرونده از حجم پرونده هاي دادستانی این
شهرستان کاهش یافته است، افزود: همکاران ما قائل به وقت اداري نیستند و اگر کار در خارج از وقت اداري انجام نشود امکان رسیدگی به

پرونده ها در موعد مقرر وجود ندارد.



ضرورت اختصاص سهم مناسبی از تسهیلات اشتغال زایی به مددجویان کمیته امداد

منبع: خبرگزاري دفاع مقدسشماره خبر:  662  |  تاریخ: 1400/11/21

«علی اکبر کریمی» عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس
شوراي اسلامی در گفت وگو با خبرنگار اجتماعی دفاع پرس، با
اشاره به ملکف شدن کمیته امداد براي ایجاد 500 هزار فرصت
شغلی در سال آینده اظهار داشت: کمیته امداد در حوزه ایجاد
اشتغال براي مددجویان تحت حمایت از یک مزیت نسبی به
سایر دستگاه ها برخوردار است و می تواند از طریق ایجاد

 
مشاغل خانگی به استقلال و خودکفایی خانواده ها کمک کند. 

وي تصریح کرد: براي ایجاد هر شغل باید برآورد هاي درستی
از میزان سرمایه لازم انجام و متناسب با آن هدف گذاري ایجاد اشتغال در کشور صورت گیرد؛ ایجاد 500 هزار فرصت شغلی توسط کمیته

امداد باید سرمایه لازم را داشته و منابع اعتباري لازم براي تحقق آن در اختیار کمیته امداد قرار گیرد.  

نماینده مردم اراك، کمیجان و خنداب در مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه مزیت ایجاد مشاغل خانگی عدم نیاز به سرمایه هاي هنگفت
است، گفت: کمیته امداد با مبالغ خرد می تواند فرصت هاي شغلی ایجاد کند، که در این راستا حمایت از کمیته امداد در ایجاد اشتغال بحث

بسیار مهمی است و مجلس شوراي اسلامی باید سهم مناسبی از تسهیلات اشتغال زایی را به کمیته امداد اختصاص دهد.  

کریمی با بیان اینکه کمیته امداد طی سال هاي گذشته حدود یک سوم اشتغال کشور را ایجاد کرده است، بیان کرد: اگر منابع اشتغال کشور
در اختیار نهادهایی، چون کمیته امداد که داراي شبکه مدیریتی در استان ها هستند، قرار گیرد بهتر می تواند به حل مشکل اشتغال کمک

 
کند. 

انتهاي پیام/ 241



رمز موفقیت بانک اقتصادنوین همسویی با اهداف کلان نظام اقتصادي کشور است

منبع: خبر ایرانشماره خبر:  663  |  تاریخ: 1400/11/21

خبرایران : مدیرعامل بانک اقتصادنوین در واکنش به بیانات مقام معظم رهبري در دیدار با تولیدکنندگان و فعالان اقتصادي گفت:
اهداف و عملکرد بانک اقتصادنوین همسو با اهداف کلان نظام اقتصادي کشور بوده و این رمز موفقیت این بانک است.

خبرایران : مدیرعامل بانک اقتصادنوین در واکنش به بیانات مقام معظم رهبري در دیدار با تولیدکنندگان و فعالان اقتصادي گفت:

 
اهداف و عملکرد بانک اقتصادنوین همسو با اهداف کلان نظام اقتصادي کشور بوده و این رمز موفقیت این بانک است. 

به گزارش خبرایران از روابط عمومی بانک اقتصادنوین، علیرضا
بلگوري که در این دیدار حضور داشت با تاکید بر اینکه حمایت از
تولید و تولیدکنندگان در شرایط تحریمی یکی از محورهاي مهم
بیانات رهبري بود، گفت: با افتخار اعلام می کنم که این بانک در دو
سال و نیم گذشته با ایجاد پرتفوي مشتریان تولیدي در مسیر رشد و

 
شکوفایی اقتصاد و صنایع کشور گام برداشته است. 

به گفته او، مقام معظم رهبري بر هدایت صحیح اعتبار تاکید داشتند
و این که باید از صنایع مادر و اصلی مانند صنعت نفت و نیز صنایع
پایین دستی که اشتغال آفرین هستند، حمایت شود. در این راستا،

بانک اقتصادنوین در 30 ماه گذشته، عمده منابع خود را صرف حمایت از تولید در پروژه هاي اشتغال آفرین کرده و این در حالی است که

 
حجم عملیات این بانک هم در طول این مدت حدود چهار برابر شده است. 

او افزود: این بانک با تامین مالی بیش از 30 پروژه ملی و استراتژیک در حوزه نفت، گاز، پتروشیمی و پروژه هاي کلان در صنایع فلزات
اساسی، خودرویی، دارویی و ... به عنوان صنایع مولد، پیشران و ارزآور از تولید ملی حمایت کرده که این سیاست راهبردي در سال هاي بعد

 
نیز به صورت جدي تري ادامه خواهد یافت. 

مدیرعامل بانک اقتصادنوین با بیان اینکه اغلب شرکت هاي بزرگ از فهرست 100 شرکت برتر کشور در زمره مشتریان این بانک هستند ،
اظهار داشت: همان گونه که مقام معظم رهبري تاکید داشتند، مهم ترین هدف تقویت بخش تولید، ایستادگی در برابر حملات اقتصادي
دشمن، جلوگیري از به زانو درآمدن تولید، کمک به جهش و رونق اقتصادي، کاهش فشارهاي معیشتی بر مردم و ایجاد اشتغال پایدار بوده

است و ما افتخار می کنیم که دوشادوش جهادگران اقتصادي و این شرکت هاي بزرگ نقشی هر چند ناچیز در تحقق این مهم داشته ایم.  

بلگوري با اشاره به میثاق هیئت مدیره این بانک براي تمرکز بر بانکداري استاندارد و شفاف گفت: اعتقاد ما این است که صرفا فعالیت
بانکداري کنیم و به همین دلیل از بنگاه داري پرهیز کرده ایم و شرکت هاي گروه اقتصادنوین صرفا تکمیل کننده زنجیره خدمات مالی و

بانکی هستند.  

او نتیجه بانکداري استاندارد و حرکت در جهت اهداف نظام اقتصادي را تامین رضایت توامان همه ذینفعان دانست و افزود؛ خوشبختانه اتخاذ
این رویکرد باعث شده است بانک در مسیر رو به رشد و سودآوري حرکت کند که نتایج آن در گزارش هاي مالی منتشرشده در سامانه کدال

 
قابل مشاهده است. 



مدیرعامل بانک اقتصادنوین در پایان با اشاره به تاکیدات رهبري مبنی بر همراهی بیشتر با تولیدکنندگان گفت: در این راستا بانک
اقتصادنوین در سال هاي اخیر هیچ واحد تولیدي را به خاطر بدهی تعطیل نکرده است و ما همواره تلاش کرده ایم که با نظارت صحیح بر

مصرف و رعایت بهداشت اعتباري، همراه و پشتیبان تولیدکنندگان و فعالان اقتصادي باشیم.



بررسی لایحه بودجه سال 1401 در کمیسیون تلفیق پایان یافت

منبع: ایراسینشماره خبر:  664  |  تاریخ: 1400/11/21

سخنگوي کمیسیون تلفیق از پایان بررسی لایحه بودجه 1401 در این کمیسیون خبر داد.

سخنگوي کمیسیون تلفیق از پایان بررسی لایحه بودجه

 
1401 در این کمیسیون خبر داد. 

به گزارش ایراسین، رحیم زارع سخنگوي کمیسیون تلفیق
لایحه بودجه سال 1401 مجلس در تشریح مصوبات آخرین
نشست این کمیسیون گفت: نمایندگان در راستاي رفع تبعیض
در پرداخت حقوق و دستمزد کارکنان و با توجه به وظایف
حاکمیتی و نظارتی خطیر سازمان حفاظت محیط زیست، با
افزایش حقوق و دستمزد محیط بانان در سال 1401 در سقف

 
منابع این سازمان موافقت کردند. 

زارع بیان کرد: کمیسیون تلفیق بودجه در نشست امروز در اجراي قانون حمایت از توسعه صنایع پایین دستی نفت خام و میعانات گازي با
استفاده از سرمایه گذاري مردمی و اصلاحات و الحاقی بعدي آن، هیئت امناي صندوق توسعه ملی را مکلف کردند تا تشریفات قانونی اعطاي
مجوز تنفس خوراك به طرح هاي موضوع قانون را که داراي مجوز احداث از وزارت نفت هستند به نحوي پیگیري کند که مجوز تنفس

خوراك مزبور حداکثر ابتداي اردیبهشت ماه سال 1401به آنها ابلاغ شود.  

نماینده مردم آباده و بوانات در مجلس تاکید کرد: همچنین در مواردي که صندوق توسعه ملی سهم خود از صادرات نفت خام و میعانات
گازي را به صورت حواله نفتی دریافت می کند مجاز است حواله هاي مزبور را به عنوان تسهیلات صرف تامین منابع مورد نیاز طرح هاي

 
تولیدي با اولویت طرح هاي پتروپالایشگاهی کند و بازپرداخت اصل و فرع این تسهیلات به صورت ارزي خواهد بود. 

سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال 1401 مجلس ادامه داد: همچنین کمیسیون تلفیق به منظور تکمیل مصلاهاي نیمه کاره کشور
با معرفی شوراي سیاستگذاري ائمه جمعه کشور، قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء(ص) را موظف کردند، نسبت به تکمیل و تحویل مصلاها اقدام
کند و براین اساس به مقدار یک هزار میلیارد تومان براي مصلا هاي سراسر کشور و یک هزار میلیارد تومان نیز براي مصلاي تهران از محل
بند (ي) تبصره یک اختصاص یافت. هزینه کرد این اقدام پس از تایید سازمان مدیریت و برنامه ریزي کشور و در قبال نفت خام به نرخ
رسمی صادرات نفت در مکان هاي مورد نظر قرارگاه، تحویل می شود. درآمد این بند از طریق تهاتر نفت خام با قرارگاه خاتم الانبیاء(ص)

 
تسویه خواهد شد. 

وي تصریح کرد: به موجب دیگر مصوبه این کمیسیون، مازاد هزینه تحصیلی دانشجویان تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) و
سازمان بهزیستی کشور به مبلغ 200 میلیارد تومان از محل درآمد حاصل از هدفمندي یارانه ها براي ارتقاي سطح مناطق کمتر توسعه یافته
در قالب وام از طریق صندوق هاي رفاه دانشجویان وزارتخانه هاي علوم، تحقیقات و فناوري و بهداشت، درمان و آموزش پزشکی براساس

 
سرانه دانشجویی در اختیار افراد قرار خواهد گرفت. 

زارع بیان کرد: اقساط وام هاي مذکور پس از فراغت از تحصیل و اشتغال به کار افراد پرداخت می شود، دانشجویان تحت پوشش نهادهاي

 
حمایتی مزکور و فرزندان رزمندگان معسر در اولویت دریافت وام می باشند. 



این نماینده مردم در مجلس تصریح کرد: کمیسیون تلفیق همچنین به منظور ارائه تصویر درستی از ایران مصوب کردند، هزینه کرد اشخاص
حقوقی در خصوص تولید و انتشار محتواي فرهنگی، معرفی ظرفیت هاي گردشگري به زبان هاي خارجی با هماهنگی و تایید وزارت میراث

فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی به عنوان هزینه قابل قبول مالیاتی قلمداد شود.



پرورش ماهی "سی باس" با محصول متناسب سازي شده آب هاي شمال و جنوب

کشور

منبع: خوزناشماره خبر:  665  |  تاریخ: 1400/11/21

قفس هاي پرورش ماهی در دریا ساخته شده از سوي یکی از شرکت هاي فناور در جزیره کیش براي پرورش گونه اي از ماهیان به بهره

 
برداري رسید و به گفته این محققان، قفس هاي ساخته شده بر اساس نیاز و شرایط محیط آبی در شمال و جنوب کشور طراحی شده است. 

ایسنا، پرورش ماهی در قفس یکی از روش هاي متراکم پرورش ماهی است که علاوه بر امکان تراکم بسیار بالا، هزینه سرمایه گذاري پایین
تري در مقایسه با سایر روش هاي پرورش ماهی دارد. استفاده از قفس هاي پرورش ماهی در دریا علاوه بر مصرف بسیار پایین آب شیرین،
امکان استفاده از محیط طبیعی دریا براي رشد و نمو بهینه ماهیان را فراهم می آورد؛ چرا که آب دریا خدمات تصفیه آب، اکسیژن رسانی،

 
کنترل کیفیت و دما را به رایگان در اختیار پرورش دهندگان ماهی قرار می دهد. 

علاوه بر آن با توجه به محیط مناسب پرورش، رشد ماهیان بیشتر خواهد بود و کیفیت محصول تولیدي در مقایسه با سایر روش هاي مشابه

پرورش، بالاتر خواهد بود.  

ایران با دارا بودن خطوط ساحلی طولانی در شمال و جنوب، امکان تولید سالیانه قریب به یک میلیون تن ماهی از طریق پرورش ماهی در
قفس هاي دریایی را دارد. اجراي این طرح می تواند پاشنه آشیل تامین امنیت غذایی، توسعه مناطق ساحلی و مرزي، توسعه اشتغال پایدار و

 
توسعه اقتصادي کشور باشد. 

در این راستا یکی از شرکت هاي فناور که از سوي جمعی از محققان دانشگاه صنعتی شریف راه اندازي شده است اقدام به طراحی و ساخت
قفس درون دریا بر اساس استاندارد NS9415 کردند. آنها دراین طرح، موفق به طراحی و ساخت و نصب قطعات انواع قفس هاي شناور و

 
نیمه مغروق با ظرفیت 18 تا 125 تن،و فیدر پرتابل (غذا ده) و شوینده تور شدند. 

این محصول در جزیره قشم براي پرورش ماهی "سی باس" به بهره برداري رسیده است. سی باس از گونه هاي آسیایی گوشتخوار و قابل
پرورش در استخرهاي ایران است که علاوه بر رشد سریع و توانایی سازگاري با شرایط محیطی از بازار خوبی در داخل و خارج کشور برخوردار

 
است. 

امید نوریان از محققان یکی از شرکت هاي فناور فعال در حوزه صنایع دریایی در گفت و گو با ایسنا قفسه پرورش ماهی در دریا را از
محصولات فناورانه این شرکت دانست و گفت: ما علاوه بر قفس، خدمات فنی آن که شامل قفس پرورش، سیستم مهار و نگهداري آن را

عرضه می کنیم.  

وي اضافه کرد: در این طرح ما قفس پرورش ماهی را براي شرایط خاص ایران بومی کردیم؛ چرا که تاکنون قفس هایی که به صورت وارداتی
استفاده می شد از این رو طراحی هاي آن مناسب شرایط محیط آب هاي سرد بودند و ما در این پروژه اقدام به بومی سازي این فناوري بر

 
اساس شرایط آبی دریاي شمال و جنوب کردیم. 

نوریان، با بیان اینکه در این پروژه قفس را مناسب را شرایط محیط آبی خلیج فارس طراحی کردیم، خاطر نشان کرد: این قفس ها بر اساس
شرایط خیلج فارس و آب هاي ایران شامل شرایط دمایی و موج بهینه سازي کردیم تا بتوانیم هزینه سرمایه گذاري اولیه پرورش را براي بهره



برداران کاهش دهیم.  

این محقق با بیان اینکه تورهایی که براي این قفس ها استفاده می شود، از جنس هاي مختلفی است، یادآور شد: تور استفاده شده در قفس
هاي تولید شده در این شرکت، پلی اتیلن به عنوان بهترین جنس است که می توان از آن در آب هاي شمال و جنوب از آن استفاده کرد؛ چرا
که این جنس نسبت به سایر اجناس از نظر خزه بستن در شرایط بهتري قرار دارد و هم اینکه مقاومت بالایی در برابر کشش و حمله آبزیان

 
مهاجم دارد. 

نوریان، با بیان اینکه استفاده از این قفس ها در آب هاي شمال و جنوب تفاوتی ندارد، اضافه کرد: تنها تفاوت در نوع آبزیان پرورش داده شده
در این قفس است. در آب هاي شمال از این قفس ها براي پرورش ماهی قزل آلا استفاده می شود و در آب هاي جنوب براي پرورش ماهیانی

 
بومی این آب است. 

نوریان طراحی نرم افزارهاي ویژه این قفس ها را از دیگر خدمات این شرکت نام برد و گفت: این نرم افزارها شامل کدي است که از طریق آن
قادر خواهیم بود که طراحی بهینه قفس و سیستم مهار را اجرایی کنیم تا به هدف این طرح که شامل بهینه کردن هزینه ها می شود، برسیم.

وي از نصب این قفس ها در جزیره قشم خبر داد و یادآور شد: در این پروژه اولین مرزعه پرورش ماهی در قفس تماما بومی کشور با ظرفیت

 
375 تن در جزیره قشم راه اندازي شد. 

به گفته وي در این پروژه ماهس "سی باس" پرورش داده شده است و به زودي به بهره برداري خواهد رسید.  

به گفته وي پروژه دوم این طرح در جزیره قشم را در حال انجام است.



حقوق محیط بانان در سال 1401 افزایش پیدا می کند

منبع: فصل سیاستشماره خبر:  666  |  تاریخ: 1400/11/21

فصل سیاست - سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1401 از افزایش حقوق و دستمزد محیط بانان در سال 1401 در سقف
منابع سازمان محیط زیست خبر داد.

فصل سیاست - سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه
1401 از افزایش حقوق و دستمزد محیط بانان در سال 1401

در سقف منابع سازمان محیط زیست خبر داد.  

به گزارش فصل سیاست، رحیم زارع در توضیح مصوبات عصر
امروز کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1401 گفت: در راستاي
رفع تبعیض در پرداخت حقوق و دستمزد کارکنان و با توجه
به وظایف حاکمیتی و نظارتی خطیر سازمان حفاظت محیط

 
زیست، حقوق و دستمزد محیط بانان در سال 1401 در سقف منابع این سازمان افزایش پیدا می کند. 

وي اضافه کرد: همچنین در اجراي قانون حمایت از توسعه صنایع پایین دستی نفت خام و میعانات گازي با استفاده از سرمایه گذاري مردمی
و اصلاحات و الحاقی بعدي آن، هیئت امناي صندوق توسعه ملی مکلف شد تا تشریفات قانونی اعطاي مجوز تنفس خوراك به طرح هاي
موضوع قانون را که داراي مجوز احداث از وزارت نفت هستند به نحوي پیگیري شود که مجوز تنفس خوراك مزبور حداکثر ابتداي اردیبهشت

ماه سال 1401 صادر و به آنها ابلاغ شود.  
زارع ادامه داد: همچنین در مواردي که صندوق توسعه ملی سهم خود از صادرات نفت خام و میعانات گازي را به صورت حواله نفتی دریافت
می کند مجاز است حواله هاي مزبور را به عنوان تسهیلات صرف تامین منابع مورد نیاز طرح هاي تولیدي با اولویت طرح هاي

 
پتروپالایشگاهی کند و بازپرداخت اصل و فرع این تسهیلات به صورت ارزي خواهد بود. 

سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال 1401 مجلس ادامه داد: به منظور تکمیل مصلاهاي نیمه کاره کشور با معرفی شوراي
سیاستگذاري ائمه جمعه کشور، قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا موظف شد نسبت به تکمیل و تحویل مصلاها اقدام کند . براین اساس به مقدار
یک هزار میلیارد تومان براي مصلاهاي سراسر کشور و یک هزار میلیارد تومان نیز براي مصلاي تهران از محل بند (ي) تبصره یک اختصاص
یافت. هزینه کرد این اقدام پس از تایید سازمان مدیریت و برنامه ریزي کشور و در قبال نفت خام به نرخ رسمی صادرات نفت در مکان هاي

 
مورد نظر قرارگاه، تحویل می شود. درآمد این بند از طریق تهاتر نفت خام با قرارگاه خاتم الانبیا تسویه خواهد شد. 

وي خاطرنشان کرد: مازاد هزینه تحصیلی دانشجویان تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) و سازمان بهزیستی کشور به مبلغ 200
میلیارد تومان از محل درآمد حاصل از هدفمندي یارانه ها براي ارتقاي سطح مناطق کمتر توسعه یافته در قالب وام از طریق صندوق هاي
رفاه دانشجویان وزارتخانه هاي علوم، تحقیقات و فناوري و بهداشت، درمان و آموزش پزشکی براساس سرانه دانشجویی در اختیار افراد قرار
خواهد گرفت. اقساط وام هاي مذکور پس از فراغت از تحصیل و اشتغال به کار افراد پرداخت می شود، دانشجویان تحت پوشش نهادهاي

 
حمایتی مذکور و فرزندان رزمندگان معسر در اولویت دریافت وام هستند. 

زارع در پایان اظهار کرد: همچنین به منظور ارائه تصویر درستی از ایران مصوب شد هزینه کرد اشخاص حقوقی در خصوص تولید و انتشار
محتواي فرهنگی، معرفی ظرفیت هاي گردشگري به زبان هاي خارجی با هماهنگی و تایید وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی

 
به عنوان هزینه قابل قبول مالیاتی قلمداد شود. 

انتهاي پیام



افتتاح 34 طرح مورد حمایت صندوق کارآفرینی امید در شهرستان
مارگون / اشتغالزایی صندوق کارآفرینی امید در دورترین نقاط

کهگیلویه و بویراحمد

افتتاح 34 طرح مورد حمایت صندوق کارآفرینی امید در شهرستان مارگون /

اشتغالزایی صندوق کارآفرینی امید در دورترین نقاط کهگیلویه و بویراحمد

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  667  |  تاریخ: 1400/11/21

به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید استان
کهگیلویه و بویراحمد در این برنامه مدیر صندوق کارآفرینی

امید استان،مدیر امور بانوان و خانواده استانداري ، رئیس دادگستري ، فرماندار شهرستان و جمعی از مردم حضور پیدا کردند. یکی از اهداف و
برنامه هاي صندوق کارآفرینی امید حمایت از زنان خودسرپرست یا بدسرپرست می باشد که با توانمندسازي و مشارکت آنان بستر اشتغال و
ایجاد درآمد را مهیا می سازد. به گفته حاجی پور مدیر صندوق کارآفرینی امید استان ؛ طرح هاي اشتغال صندوق پیوست هاي اجتماعی و
فرهنگی دارد و حمایت از بانوان این منطقه در راستاي همین موضوع صورت گرفته است. شایان ذکر است شعار “مارگون شهر بدون بیکار در
افق چشم انداز 5ساله” از طرف صندوق کارآفرینی امید و فرمانداري این شهرستان طراحی و نام گذاري تا با تدوین نقشه تولید و اشتغال به

این مهم دست یافت.



دانشگاه ها باید در مسیر کارآفرینی هدایت شوند

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  668  |  تاریخ: 1400/11/21

معاون پژوهش و فناوري دانشگاه شریف گفت: جامعه دانشگاهی براي رفع مسائل کشور باید در مسیر کارآفرینی قدم بردارد.

باشگاه خبرنگاران جوان - موحدي گفت: کارآفرینی موتور

 
محرك اقتصاد جامعه است. 

کارآفرینان در هر اقتصادي اشتغال جدید ایجاد می کنند و به

 
تناسب ایجاد کار در جامعه آینده جوانان را می سازند. 

او گفت: با توجه به وضعیت اقتصادي دنیا، تنها مسئله گره گشا
بهره برداري از «علم» است که اقتصاد دانش بنیان منجر به ایجاد واحد هاي صنعتی بزرگ و پاسخگویی هاي کلان به نیاز هاي بشریت می

 
شود. 

مسئولان معتقد هستند که سرمایه گذاري در حوزه کارآفرینی و توسعه صنعت دانش بنیان می تواند کلید اصلی باز شدن در هاي اقتصاد

 
کشور باشد. 

موحدي گفت: در حوزه کارآفرینی باید مسیر گسترده اي را طی کنیم و فرهنگ و آموزش کارآفرینی را در دانشگاه هاي ایرانی تزریق کنیم.

 
باید به دانشجویان یاد دهیم که به دنبال کارآفرینی و نه به دنبال کار باشند. 

به گفته او، دانشجویان در مسیر کارآفرینی باید بتوانند کسب و کار هاي نوین و شرکت هاي دانش بنیان را ایجاد کنند تا به این صورت نیاز
هاي کشور متناسب با مسائل جامعه همسو باشد.



رجا، تندیس مسئولیت پذیري اجتماعی و فرهنگ سازمانی گرفت

منبع: روزنامه ایرانشماره خبر:  669  |  تاریخ: 1400/11/21

رجا، تندیس مسئولیت پذیري اجتماعی و فرهنگ سازمانی گرفت

 
رجا، تندیس مسئولیت پذیري اجتماعی و فرهنگ سازمانی گرفت 

در چهارمین اجلاس سراسري مسئولیت پذیري و فرهنگ سازمانی، از مدیرعامل شرکت حمل و نقل ریلی رجا تقدیر و تندیس مسئولیت

 
پذیري اجتماعی به ایشان اهدا شد. 

به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل شرکت رجا، در چهارمین اجلاس سراسري مسئولیت پذیري اجتماعی و فرهنگ سازمانی که با
رویکرد تکریم از چهره هاي نامی صنعت و اقتصاد کشور و با حضور نمایندگان کمیسیون فرهنگی مجلس شوراي اسلامی، مسئولان برگزاري
این اجلاس و جمعی از مدیران ارشد شرکت ها و بنگاه هاي اقتصادي کشور، استادان دانشگاه و صاحبنظران حوزه مسئولیت اجتماعی و
فرهنگ سازمانی 19بهمن ماه در مرکز همایش هاي بین المللی دانشگاه شهید بهشتی برگزار شد، از مهندس محمد رجبی مدیرعامل شرکت
حمل ونقل ریلی رجا قدردانی شد. بر اساس اعلام دکتر خزایی- عضو هیأت علمی دانشگاه تهران- که ریاست کمیته علمی این اجلاس را
برعهده داشتند، ارزیابی هاي صورت گرفته در 14 گروه تعیین شده سازمان ها مورد ارزیابی قرار گرفته که درنهایت شرکت حمل ونقل ریلی
رجا در کنار40سازمان موفق دیگر مفتخر به حضور در این اجلاس شدند.این مراسم با سخنرانی دکتر خزایی و دکتر ممیز عضو هیأت علمی
دانشکده کارآفرینی دانشگاه تهران در پنل اول اجلاس و سپس جناب دکتر قوامی معاونت پارلمانی وزارت اقتصاد، دکتر بانکی پور عضو

کمیسیون فرهنگی مجلس و حجت الاسلام مبلغی عضو کمیسیون فرهنگی مجلس به پایان رسید.



برگزاري نشست «انقلاب اسلامی، اقتصاد مقاومتی، تولید ملی و کارآفرینی» در

کردستان

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  670  |  تاریخ: 1400/11/21

نشست انقلاب با موضوع «انقلاب اسلامی، اقتصاد مقاومتی، تولید ملی و کارآفرینی» با حضور روحانیون اهل تشیع و تسنن، 20
بهمن ماه در شهرستان کامیاران برگزار شد.

نشست انقلاب با موضوع «انقلاب اسلامی، اقتصاد مقاومتی، تولید ملی و کارآفرینی» با حضور روحانیون اهل تشیع و تسنن، 20 بهمن

ماه در شهرستان کامیاران برگزار شد.  

به گزارش ایکنا از کردستان، حجت الاسلام و المسلمین عبدالرضا
پورذهبی، نماینده ولی فقیه در استان کردستان در نشست انقلاب
که با موضوع «انقلاب اسلامی، اقتصاد مقاومتی، تولید ملی و
کارآفرینی» با حضور روحانیون اهل تشیع و تسنن امروز، 20 بهمن
ماه در شهرستان کامیاران برگزار شد، اظهار کرد: انقلاب اسلامی یک
تغییر و اتفاق بزرگ قرن محسوب شده که تأثیراتش غیرقابل انکار

 
است. 

وي با بیان اینکه انقلاب اسلامی با ظهور خود در دنیا، افغانستان، عراق و کشورهاي آمریکاي جنوبی تحول ایجاد کرد، افزود: معنویت، تغییر

 
در سبک زندگی، تغییر در مدیریت کشور، مدیریت جهادي و خدمت به مردم از جمله اهداف و برکات انقلاب اسلامی است. 

نماینده ولی فقیه در استان کردستان با ذکر اینکه بعد از انقلاب ارزش هاي هجرت، جهاد و شهادت با پایبندي به دین در جامعه القا و رواج
یافت، بیان کرد: جوانان قبل و بعد از انقلاب به طور کامل با هم تفاوت دارند تا جایی که مدافعان حرم جان خود را در راه انقلاب تقدیم می

 
کنند. 

وي با بیان اینکه ثبات کنونی کشور قبل و بعد از انقلاب با هم متفاوت است، ادامه داد: در گذشته هر چند ماه یک بار تغییرات مدیریتی
اتفاق می افتاد اما بعد از انقلاب نگرش مدیریتی در کشور کاملا متفاوت و پایه و اساس انتخابات بر رأي مردم شده در حالی که در دوران

شاهنشانی انتخاب ها سلیقه اي بود.  

حجت الاسلام و المسلمین پورذهبی افزود: همه دولت ها براي دفاع از نظام تلاش خود را کرده و دنبال خیانت به کشور نبودند، البته بین

 
مدیرانی که بین مردم هستند، کسانی هم پیدا می شوند که دنبال فرصت طلبی باشند. 

وي با یادآوري اینکه بر اساس فرمایشات رهبر معظم انقلاب، مسئولان باید خود را نوکر و خدمتگزار مردم بدانند، تأکید کرد: ائمه جمعه و

 
جماعات همواره دستاوردهاي انقلاب اسلامی را براي جامعه تبیین و به سبک تواضع و خدمتگزاري با نگاه جهادي تر بازگردیم. 

نماینده ولی فقیه در کردستان در بخشی دیگر از سخنان خود از تلاش براي بهبود وضعیت معیشتی طلاب استان خبر داد و افزود: براي
تشکیل تعاونی مسکن روحانیون شیعه و سنی شهرستان کامیاران مشکلی نداشته و در هر جایی که لازم باشد، مکاتبه و پیگیري خواهیم



 
کرد. 

وي، از تقویت حوزه ها در سنندج، بانه، مریوان و کامیاران خبر داد و یادآور شد: انتظار می رود همزمان با اینکه ما دنبال فراهم کردن امکانات

براي روحانیون هستیم، طلبه هاي جوان تربیت و فعالیت هاي فرهنگی و تبلیغی در کردستان بیشتر شود.  

انتهاي پیام



پاشنه آشیل استارت آپ هاي ایرانی

منبع: روزنامه دنیاي اقتصادشماره خبر:  671  |  تاریخ: 1400/11/21

دنیاي اقتصاد : برنامه توسعه سازمان ملل (UNDP) گزارش جدیدي درباره اکوسیستم نوآوري در ایران منتشر کرده که رشد استارت
آپ ها با وجود رکود اقتصادي در سال هاي اخیر از نکات قابل توجه آن است. این گزارش نشان می دهد با وجود پتانسیل هاي این
اکوسیستم، تحریم هاي خارجی، قوانین و مقررات داخلی و حمایت هاي ناکارآمد دولتی بزرگ ترین مانع پیش روي آینده جریان نوآوري

است.  

برنامه توسعه سازمان ملل (UNDP) گزارش جدیدي درباره اکوسیستم نوآوري در ایران منتشر کرده که نشان دهنده رشد این اکوسیستم با
وجود رکود اقتصادي در سال هاي اخیر و همچنین چالش هاي پیش روي کسب وکارهاي نوآورانه در ایران است. این گزارش نشان می دهد
با وجود رشد سریع اکوسیستم نوآوري در ایران از حدود یک دهه قبل، این قطار به خصوص بعد از دور جدید تحریم هاي بین المللی با افت
سرعت روبه رو شده است. با وجود آنکه رشد اقتصاد دیجیتال در ایران در فضاي رکود اقتصادي سال هاي اخیر ادامه پیدا کرده، اما نسبت به
میانگین جهانی بسیار پایین تر است. همچنین این گزارش نشان می دهد که با وجود حمایت هاي دولتی از جریان استارت آپی در ایران
همچنان مهم ترین موانع رشد جریان نوآوري سیاست ها، مقررات و قوانین دولتی است و حمایت مستقیم دولت در این عرصه هم صرفا

 
نصیب بخش کمی از استارت آپ ها شده و تاثیر چندانی نداشته است. 

بنابر این گزارش، زیرساخت مورد نیاز براي ایجاد اکوسیستم نوآوري شامل سرمایه گذاري، شبکه سازي، آموزش و پشتیبانی است که باعث
می شود کارآفرینان نوآور در قالب استارت آپ هاي مختلف به خلق کسب وکارهاي نوین بپردازند و در واقع رشد اقتصاد دیجیتال یک عرصه

جغرافیایی را رقم بزنند.  

بنابر این گزارش، بخش سرمایه گذاري در این اکوسیستم شامل شرکت هاي سرمایه گذار جسورانه، سرمایه گذاران متمرکز روي تامین مالی
اولیه، کرادفاندینگ و سرمایه گذاران فرشته می شود. در بخش شبکه سازي وجود فضاهاي اشتراکی، رویدادها و در بخش پشتیبانی
انکوباتورها، شتاب دهنده ها و انستیتوهاي دولتی نقش ایفا می کنند. همچنین در بخش آموزش نیز برنامه هاي منتورشیپ، ورك شاپ ها،

 
سمینارها و دانشگاه ها نقش مهمی در تکمیل چرخه اقتصاد نوآورانه دارند. 

رشد اقتصاد دیجیتال به لطف اکوسیستم نوآوري برنامه توسعه سازمان ملل در گزارش خود بر سرمایه گذاري در حوزه تحقیق و توسعه
توسط دولت و بخش خصوصی تمرکز کرده و چنین ارزیابی می کند که طی پنج سال اکوسیستم نوآوري نقش مهمی در ساخت اقتصاد
دیجیتال در کشور داشته است. بر اساس این گزارش و به نقل از وزارت ارتباطات تا سال 2020 تعداد کاربران اینترنت در ایران به 6/ 70
میلیون نفر رسید که ضریب نفوذ اینترنت ایران را به 84 درصد رسانده است. همچنین ضریب نفوذ تلفن هاي هوشمند در ایران نیز 69 درصد

 
است که از متوسط ضریب نفوذ تلفن همراه در جهان ( 49 درصد) به مراتب بالاتر است. 

با وجود این آمادگی زیرساختی بر اساس شاخص آمادگی شبکه اي (NRI) رتبه ایران از بین 134 کشور مورد بررسی در سال 2021 به 79
رسیده است. رتبه ایران در سال 2016 در این زمینه 92 بود که ارتقاي 13 پله اي را شاهد بوده است. همچنین سازمان مالکیت هاي معنوي
نیز در سال 2021 گزارش شاخص نوآوري جهانی (GII) را منتشر کرده که در آن شاخص هایی چون عملکرد اقتصادي، فضاي سیاسی،
آموزش و زیرساخت در هر کشور را مورد بررسی قرار داده است. بر اساس گزارش شاخص نوآوري جهانی، رتبه ایران در سال 2021 به 60

رسیده که یکی از سه اقتصاد برتر منطقه آسیاي مرکزي و جنوبی بوده است.  



همچنین این گزارش به رتبه 64 ایران در شاخص کارآفرینی جهانی
(GEI) اشاره کرده که نسبت به سال 2019 که ایران در رتبه 94

قرار داشت رشد قابل توجهی را نشان می دهد.  

طی یک دهه اخیر اقتصاد دیجیتال ایران رشد قابل توجهی را نشان
داده و سهم اقتصاد دیجیتال از درآمد ناخالص داخلی (GDP) بالغ
بر 9/ 6 درصد ( در سال 2020) بوده است. هرچند این رشد بر
اساس گفته این گزارش بالاتر از سایر بخش هاي اقتصادي ایران بوده
اما از متوسط رشد اقتصاد جهانی بسیار پایین تر است. بر اساس
گزارش شاپرك، در سال 2020 میزان خریدهاي اینترنتی یا موبایلی
از 42 میلیارد دلار عبور کرده است. همچنین بر اساس این گزارش و
بر طبق گزارش اینماد میزان سایت هاي خرید و فروش داراي مجوز
در سال 2020 به بیش از 89هزار سایت رسیده است این در حالی
است که تعداد زیادي فروشنده بدون مجوز اینماد هم در حال

 
فعالیت در کشور هستند. 

این گزارش همچنین به رشد 2 درصدي سهم خرده فروشی آنلاین
از کل تراکنش ها اشاره می کند که در سال 2020 به 2/ 3 درصد
رسیده است. با این حال سهم خرده فروشی آنلاین در ایران بسیار
کمتر از کشورهایی چون ترکیه (8/ 8) درصد، آمریکا (5/ 14 درصد)

 
و چین (8/ 44 درصد) بوده است. 

موج هاي استارت آپی در ایران بر اساس گزارش UNDP هرچند
نخستین انکوباتورها (پارك هاي فناوري) در ایران از سال 2000 در
کشور شکل گرفتند، اما نخستین موج استارت آپ ها بعد از سال
2012 و به لطف برخی برنامه هاي دانشگاهی، افراد کارآفرین و
تحصیل کرده خارج از کشور شکل گرفت. هرچند این موج دیرتر از
بعضی کشورها مانند هند شکل گرفت، اما خیلی سریع در ایران
فراگیر شد و افراد دانشگاهی، دانشجویان، کارآفرینان و حتی سرمایه
گذاران محلی و بین المللی را به سمت خود جذب کرد. از سال
2014 با سرمایه گذاري بخش هاي خصوصی و دولتی بالغ بر 150
استارت آپ در کشور ایجاد شد و در سال بعد این موج با رشد

گسترده تري باعث ایجاد 400 استارت آپ فقط در تهران شد.  

موج دوم استارت آپی ایران بنابرگزارش برنامه توسعه سازمان ملل بعد از سال 2016 شکل گرفت؛ جایی که استارت آپ هایی در حوزه فین
تک، فناوري هاي بیمه و تلویزیون هاي اینترنتی به سرعت گسترش یافتند. در سال 2018 بعد از خروج آمریکا از برجام اقتصاد ایران دچار

 
مشکلات گسترده اي شد که این موضوع فضاي اکوسیستم نوآوري را هم دربرگرفت. 

از سال 2018 تاکنون جریان نوآوري در ایران با افت قابل توجه سرمایه گذاري داخلی و خارجی مواجه شده است. طی سال هاي 2014 تا



2020 دو نهاد معاونت علمی ریاست جمهوري و وزارت ارتباطات با ایجاد سازوکارهاي مختلف به پشتیبانی از استارت آپ ها پرداختند.
نهادهاي دولتی با ایجاد راهکارهایی چون «شرکت هاي دانش بنیان» و حمایت هاي مالیاتی از کارآفرینان و شرکت هاي سرمایه گذاري
جسورانه تلاش کردند که از این فضاي ایجاد شده حمایت کنند. حمایت هاي مستقیم دولت (شامل وام و سرمایه گذاري) به خصوص بعد از

 
سال 2019 از استارت آپ ها ادامه یافته است. 

این گزارش همچنین وضعیت سنی کارآفرینان و بنیان گذاران استارت آپ هاي ایرانی را مورد تحلیل قرار داده که بر اساس آن بیشترین
سهم (1/ 33 درصد) به کارآفرینان 20 تا 25 ساله و بعد از آن 25 تا 30 ساله (4/ 29 درصد) است. همچنین این گزارش نشان می دهد که
6/ 40 درصد بنیان گذاران استارت آپ هاي ایرانی دیپلم و 1/ 40 درصد لیسانس داشته اند. تنها 1/ 12 درصد کارآفرینان ایرانی داراي

 
مدرك دکترا هستند. 

این گزارش همچنین نشان می دهد که 5/ 39 درصد از استارت آپ هاي ایرانی در مرحله رشد و سوددهی هستند و 3/ 36 درصد در مرحله
ورود به بازار قرار دارند. همچنین چرخه عمر استارت آپ هاي ایرانی نشان می دهد بخش عمده استارت آپ هاي ایرانی (4/ 46 درصد) یک

 
تا 3 سال عمر دارند و 19 درصد بین 6 تا 12 ماه و تنها کمتر از 4/ 14 درصد از استارت آپ هاي ایرانی بیش از 3 سال عمر دارند. 

چالش هاي کارآفرینان ایرانی بر اساس گزارش توسعه سازمان ملل یکی از مهم ترین چالش هاي جریان نوآوري در ایران قوانین و مقررات و
سیاست هاي دولتی است. بر اساس نظرسنجی 2/ 56 درصد استارت آپ ها بزرگ ترین چالش رشد خود را در پیچیدگی وتعدد قوانین و
مقررات دولتی و 3/ 40 درصد در جذب سرمایه می دانند. همچنین 8/ 75 درصد استارت آپ هاي ایرانی در پاسخ به این پرسش که چقدر از
حمایت هاي دولتی استفاده کرده اند گفته اند که هیچ حمایتی دریافت نکرده اند. 3/ 15 درصد از مزایاي دانش بنیان و 8/ 5 درصد از

 
حمایت هاي مالی و 6/ 4 درصد از معافیت هاي مالیاتی استفاده کرده اند. 

این گزارش همچنین تاکید دارد 4/ 19 درصد استارت آپ هاي ایرانی در حوزه تجارت الکترونیکی و مارکت پلیس، 2/ 7 درصد در حوزه
آموزش هاي تکنولوژي، 9/ 5 درصد در زمینه توریسم، 4/ 5 درصد در زمینه رسانه، 5 درصد در حوزه فین تک و 7/ 4 درصد در زمینه
راهکارهاي اپلیکیشن و وب فعالیت دارند. همچنین 4 درصد در زمینه تبلیغات دیجیتال، 4/ 3 درصد در زمینه کشاورزي، 4/ 2 درصد در

 
زمینه مسکن و 2 درصد در زمینه تلویزیون هاي اینترنتی هستند. 

همچنین این گزارش به بررسی تاثیر تحریم ها بر اکوسیستم نوآوري ایران هم پرداخته است. بنابراین گزارش قطع ارتباط با جریان رقابتی
جهانی این باور را در برخی بازیگران این عرصه به وجود آورده که استارت آپ هاي ایرانی فرصت آماده سازي بیشتري براي زمانی که
گشایش هاي سیاسی و اقتصادي انجام شود داشته باشند. ساخت نسخه هاي محلی از ایده ها و کسب وکارهاي موفق بین المللی آن چیزي
است که به نوشته این گزارش باعث شده استارت آپ هاي ایرانی در داخل مرزها بی رقیب باشند. با این حال پشتیبانی مالی و حمایت هاي
دولتی به دلیل تحریم ها بسیار کم و ناچیز بوده است. درعین حال تحریم هاي بین المللی موانعی هم پیش روي کارآفرینان ایرانی گذاشته و
آن کاهش قابل ملاحظه میزان سرمایه گذاري در این عرصه است. سرمایه گذاران داخلی بر اساس این گزارش، ترجیح می دهند که فعلا یا

 
صبر کنند یا در فرصت هاي کم خطرتري (نسبت به استارت آپ ها که ذاتا نیاز به سرمایه گذاري پرریسک دارد) وارد شوند. 

همچنین نداشتن دسترسی قانونی به لایسنس هاي نرم افزاري و سخت افزاري شرکت هاي اروپایی و آمریکایی هم حاصل تحریم ها بوده
است که باعث شده سرویس ها و محصولات این شرکت ها نتوانند در بازارهاي بین المللی مجال عرضه پیدا کنند. همچنین عدم دسترسی به
این سرویس ها باعث شده استارت آپ هاي ایرانی نتوانند از فرصت مشارکت بین المللی (مشابه آنچه در سایر کشورها براي کسب وکارهاي
نوآورانه فراهم است) براي توسعه خود بهره بگیرند. شرکت هاي خارجی به دلیل تحریم ها حاضر به خرید محصولات و سرویس هاي استارت

آپ هاي ایرانی نیستند.



فرصت   سوزي از اعتبار توریستی رشت

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  672  |  تاریخ: 1400/11/21

فصل اقتصاد - در مرکزیت استان گیلان قرار گرفتن، تنوع غذایی 220 خوراك و فرآورده هاي غذایی محلی، تازگی و دردسترس
بودن مواد اولیه، دارا بودن زیرساخت هاي توسعه و در نهایت وجود رستوران هاي متعدد منجر به انتخاب رشت به عنوان تنها شهر

خلاق خوراك شناسی ایران در یونسکو شده بود و نماد و معرف پیوند غذا و ...

فصل اقتصاد - در مرکزیت استان گیلان قرار گرفتن، تنوع
غذایی 220 خوراك و فرآورده هاي غذایی محلی، تازگی و
دردسترس بودن مواد اولیه، دارا بودن زیرساخت هاي توسعه و
در نهایت وجود رستوران هاي متعدد منجر به انتخاب رشت به
عنوان تنها شهر خلاق خوراك شناسی ایران در یونسکو شده
بود و نماد و معرف پیوند غذا و فرهنگ کشور در دنیا به شمار
می رفت تا اینکه کرمانشاه در سال 2021 به عنوان دومین

 
شهر خلاق خوراك در جهان به ثبت رسید. 

رشت که به عنوان نخستین شهر پیشنهاددهنده جهت پیوستن به شبکه شهرهاي خلاق یونسکو در ایران بوده و بعد از آن شهرهاي دیگر نیز
براي پیوستن به این شبکه اقدام کردند و حتی برگزارکننده خدمات مشاوره اي و کارگروه هایی با همکاري دولت و شهرهاي خلاق یونسکو
براي آن شهرها بود. همچنین در زمان ثبت در یونسکو بین 17 شهر متقاضی رتبه اول را کسب کرده و در بحث خوراك شناسی یکی از 18
شهر دنیا از 11 کشور محسوب می شد که در این شبکه خلاق جاي گرفت؛ اما در دوره چهار ساله اول خود، به عنوان تنها شهر خلاق
خوراکی ایران در یونسکو به دلیل عملکرد نامناسب مسوولان شهري در حوزه شهر خلاق و انجام ندادن اقدامات لازم و ارائه گزارش به یونسکو
در معرض خطر حذف از شبکه شهرهاي خلاق خوراکی قرار گرفته بود. اگرچه بعدها اعلام شد که این خبر تنها براي وارد کردن فشاري بر

 
مسوولان این استان و کنشگري و فعالیت در جهت رشد صنعت خوراك رشت در عرصه بین المللی بوده است. 

گیلان بهشت غذا و خوراك و یکی از متنوع ترین بازارهاي غذایی است که غذاهاي آن از هویت هاي قومی و فرهنگی ایران به شمار می رود
و می توان عنوان فرهنگ خوراك ایران را براي آن به کار برد. بهره مندي از انواع سبزي جات، صیفی جات، میوه ها، ماهی ها و محصولات
دریایی، طیور، دام منجر به شکل گیري چرخه غذایی منحصربفردي شده است که رشت مرکز این استان را در سال 2015 (1394) به
عضوي از شبکه شهرهاي خلاق خوراکی یونسکو تبدیل کرد و از سال 94 در کنار آدلاید استرالیا، بارسلوناي اسپانیا، برگن نروژ، بوداپست
مجارستان، دیترویت آمریکا، لیورپول انگلیس، رم ایتالیا، مونته ویدئو اروگوئه، سالوادور برزیل، سنگاپور و 22 شهر دیگر از 46 کشور جهان به

 
عضویت شبکه شهرهاي خلاق جهان پیوست. 

هنر پخت و فرآوري هاي خوراك رشت و تنوع غذایی بیش از 220 خوراك و حضور نام غذاهاي گیلانی در کتاب جهانگردان، شاعران و
نویسندگان به ایجاد یک فرصت و موقعیت ویژه براي رشت با پیوستن به شهر خلاق خوراکی تبدیل شده است. تنوع غذایی گیلان در منابع
مختلف به ویژه در کتاب سفره گیلان بین 210 تا 250 خوراك است. غذاهایی همچون ماهی ملاته، کاله کباب، باقلا قاتق، میرزا قاسمی،
ترشی تره، انار بیج، واویشکا و 12 نوع فسنجان تنها برخی از غذاهاي گیلان است که رشت آنها را نمایندگی می کند. بهره برداري از منابع
محلی به ویژه گونه هاي مختلف ماهی و محصولات فصل، همچنین غذا به عنوان عاملی براي حفاظت و ترویج میراث فرهنگی، دنبال کردن
روش هاي پخت قدیمی و استفاده از ظروف، روش هاي پخت و پز منحصر به فرد، وجود بیش از 220 خوراك محلی، تنوع خوراك و فرآورده
هاي غذاي محلی، فرآیند سلامت محور تولید غذاي محلی از مزرعه تا سفره از مهم ترین عوامل انتخاب رشت به عنوان شهر خلاق خوراکی



بوده است.یونسکو براي شهر خلاق خوراك شناسی شاخص هایی چون ترکیب و تلفیق ابعاد گوناگون اقتصاد و فرهنگ غذایی، ایجاد فرصت
هاي برابر کارآفرینی در حوزه خوراك و همچنین کمک به شتاب گرفتن پایدار شهري را تعیین کرده است و بر اساس آن بعد از انتخاب شهر
خلاق به سنجش و ارزیابی شهر، موقعیت محلی خاص شهر خلاق طی چهار سال گذشته می پردازد و در صورت عدم رشد و رویدادهاي
مثبت در حوزه فعالیتی شهر از آنها سلب امتیاز می شود و اگر شهري در این بازه زمانی پیشرفت موثري در زمینه اجراي راهبردهاي یونسکو
نداشته باشد از فهرست این مجموعه حذف خواهد شد. (یونسکو شاخص هایی را براي رشت با محوریت شهر خلاق خوراکی در نظر گرفته
است. هدف گذاري براي ایجاد زیرساخت هاي موردنیاز، ارزش آفرینی قبل از شروع مرحله معرفی و تبلیغات و افزایش گردشگر، مشخص
کردن سازمان هاي متولی حوزه برندسازي و تفکیک و تقسیم وظایف در راستاي اهداف به نظارت مستمر بر فرآیند اجرایی برندسازي از
جمله نظارت بر شاخصه هاي کیفی خدمات ارائه شده در حوزه گردشگري استان براي حفظ برند شهر خلاق خوراکی ها براي رشت است.
همچنین ایجاد موزه غذاهاي محلی براي حفظ و ارتقاي محصولات محلی و دستورالعمل هاي پخت از جمله فرهنگ مواد غذایی بومی گیلان،
حمایت از تحقیق و توسعه در مورد غذا و تغذیه از طریق شبکه دانشگاهی و مراکز پژوهشی، توانمندسازي زنان و گروه هاي آسیب پذیر و
افراد در حوزه فرهنگ، امور اجتماعی و اقتصادي با افزایش فرصت هاي آموزشی و شغلی در این زمینه و همکاري با دیگر شهرهاي خلاقانه

غذا با تبادل دانش و تجربیات و انجام اقدامات مشترك از جمله انتظارات از شهر رشت به عنوان شهر خلاق خوراکی ها می داند.)  
در فرآیند چهارساله شهرها اجلاسی براي بررسی عملکرد شهرها برگزار می شود و شهرهایی که عملکرد خوبی داشته باشند معرفی می شوند.
در اجلاس 2017 شهر خلاق زحله لبنان به عنوان عملکرد خوب از سوي یونسکو انتخاب شد زحله در سال 2013 در یونسکو به ثبت رسید و
پس از فرآیند 4 ساله در 2017 به عنوان شهري با عملکرد خوب اعلام شد. رشت در سال 2015 به ثبت رسیده است و در سال 2019
عملکردهاي آن بررسی و مورد ارزیابی قرار گرفت. یونسکو در سه سطح کمیسیون ملی یونسکو در ایران، دفتر منطقه اي یونسکو در تهران که
چهار کشور را دربرمی گیرد و شبکه شهرهاي خلاق ناظر بر عملکرد رشت با محوریت شهر خلاق خوراکی است. با توجه به اینکه فعالیت هاي
بین المللی و ملی از جمله معیارهاي اساسی جهت کسب امتیاز به شمار می رود رشت در آن برهه از زمان به جهت برآورده نکردن
استانداردهاي تعریف شده یونسکو در معرض تهدید و آستانه حذف و از دست دادن عنوان شهر خلاق خوراکی قرار گرفته بود. رشت پس از
ثبت برند شهر خلاق خوراکی باید با فراهم کردن زیرساخت هاي لازم در جهت حفظ و ابقاي آن به بازاریابی و تبلیغات گسترده در سطح
ملی و بین المللی می پرداخت تا با عملیاتی کردن سیاست هایی سند ملی گردشگري در استان را تحقق بخشد و در جهت جذب گردشگران
خارجی و در نتیجه ایجاد کسب و کار و درآمدزایی اقدام کند. اما طی 4 سال اول، رشت در جذب گردشگران خارجی و برگزاري و میزبانی
جشنواره ها و نشست هاي بین المللی ناموفق بود و در مستندسازي برنامه ها و رویدادها جهت معرفی رشت به عنوان شهر خلاق خوراکی
ناکام ماند و شاید بتوان مهم ترین دلایل آن را در نبود شهردار به مدت طولانی، نبود ثبات مدیریتی لازم و نداشتن برنامه ریزي درست
دانست. رشت در جهت جذب گردشگران خارجی با محوریت شهر خلاق خوراك جهان اقدامات قابل توجهی انجام نداده به گونه اي که بیشتر
کشورهاي همسایه اطلاعی از شهر خلاق خوراك جهان در ایران و در استان گیلان ندارند، این در حالی است که دیگر شهرهاي دنیا با یک
برنامه ریزي دقیق و اصولی، میزبان میلیون ها گردشگر خارجی بوده اند و با استفاده از برندهاي غذایی خود و میزبانی شهر خلاق و برگزاري
جشنواره ها و آکادمی هاي بین المللی و باغ موزه هاي خوراکی توانستند درآمد بسیاري کسب کنند. شهر غازیانتیپ در ترکیه که همزمان با
رشت در یونسکو ثبت شد طی دو سال، چهار نشست بین المللی در حوزه خوراك شناسی برگزار کرد و همچنین در شهر یوانگجوي چین به

 
عنوان یک شهر خلاق خوراکی یونسکو تنها از یک محصول غذایی خود میلیاردها دلار درآمد کسب کرده است. 

طی چهار سال اول، تنها اقداماتی که در جهت حفظ برند شهر خلاق در رشت صورت گرفت؛ افتتاح چند رستوران در جهت پخت غذاي

محلی بوده است.  
با توجه به اینکه خلاقیت خوراك در «هنر غذا» است و صرفا سرو چند غذاي محلی مدنظر نیست از مهم ترین ایرادات به رستوران هاي
رشت این است که فقط چند رستوران با غذاهاي محلی وجود دارد که آن هم فقط تعداد محدودي از غذاهاي محلی را سرو می کند. شاید
بتوان یکی از عمده ترین دلایل این امر را عدم حمایت موثر از رستوران داران و فعالان در این زمینه دانست. همچنین توجه نکردن به
الزاماتی چون برندسازي خوراك، توسعه توریسم غذایی، ایجادفرصت هاي برابر کارآفرینی در حوزه تغذیه و خوراك، اشتراك گذاري دانش و
تحقیقات علمی مرتبط با خوراك از ضعف هاي رشت در کسب شاخص هاي یونسکو در حوزه شهر خلاق خوراکی است. عدم اطلاع رسانی
درست و عملکرد نامناسب مدیران شهري در این زمینه موجب بی اطلاعی کشورهاي دیگر، مردم ایران و حتی شهروندان رشتی از عنوان
شهر خلاق خوراکی این شهر بوده است. بسیاري از کشورهاي اسلامی با برگزاري گردشگري غذاي حلال شاهد حضور چشمگیر توریست و
رشد و افزایش اشتغال و رونق اقتصادي در آن کشورها بوده اند. اما رشت با داشتن عنوان شهر خلاق خوراکی نتوانست از این فرصت استفاده



کند و با وجود حضور گردشگران داخلی بسیار در این شهر در راستاي معرفی شهرخلاق خوراکی رشت اقداماتی صورت نگرفته و با وجود

تنوع غذاهاي محلی، محصولات سایر شهرها همچون سوهان قم و گز اصفهان تبلیغ و عرضه می شود.  
از دیگر ایرادات مطرح شده در ناکارآمدي شهر خلاق خوراکی، رشت را می توان در عملکرد نامناسب مسوولان شهري و کشوري، عدم
همکاري لازم با مراکز علمی و دانشگاهی در این حوزه و ناتوانی در جذب سرمایه گذارها از سفارتخانه ها، شهرها و کشورهاي دیگر به دلیل
تغییرات گسترده و ناپداري در سیاست و یکپارچگی شهر، ناموفق بودن و ناکارآ بودن در برگزاري جشنواره هاي محلی با محوریت شهر خلاق
خوراك یونسکو و برآورده نشدن انتظارات یونسکو در این زمینه، عدم شناخت کامل و درست رشت در بین شهرهاي خلاق خوراکی یونسکو و
عدم توجه به پیشنهادهاي مطرح شده در برگزاري آکادمی و موزه هاي خوراك در رشت بررسی کرد. در سال 2019، با نزدیک شدن به پایان
مدت چهار ساله رشت به عنوان شهر خلاق خوراکی و دریافت تهدید مبنی بر حذف این عنوان، شهرداري رشت با همکاري اداره میراث
فرهنگی گیلان با ارائه مستنداتی به یونسکو مبتنی بر حفظ امتیاز شهر خلاق خوراکی به اقداماتی همچون برگزاري جشنواره هاي بین المللی
و همایش ها و نشست هاي ملی دست زد و پیشنهادها و طرح هاي گوناگونی چون یکسان سازي رستوران ها، پارك صبحانه در رشت، تدوین
اطلس جامعه شناسی خوراك و غذاهاي سنتی توسط دانشگاه گیلان طی دو سال آینده، برگزاري جشنواره هاي استانی و خارج استانی،
اشتراك گذاري و تبادل شهر خوراك شناسی و ایجاد موزه خوراك و آکادمی بین المللی خوراك، احیاي دبیرخانه دائمی و برنامه ریزي براي
برندسازي نمادها و خوراك ها با نگاه علمی و هم افزایی سازمان ها و واگذاري برنامه هاي این حوزه به سمن هاي فعال و بخش خصوصی در

 
جهت رشد و پیشرفت رشت در حوزه خوراکی ارائه داد. 

رشت توانست به عنوان شهر خلاق خوراك به فعالیت خود ادامه دهد اما همه گیري کرونا و تعطیلی سفرها و جشنواره و رویدادهاي بین
المللی و داخلی منجر به متوقف شدن فعالیت هاي گیلان در عرصه خوراك شد. اما کرمانشاه نیز توانست دومین امتیاز شهرخلاق خوراك را
در جهان کسب کند و این فرصتی است تا این دو شهر خلاق و خوراك با تجربه از اتفاقات گذشته نه تنها در جهت حفظ این اعتبار جهانی

بلکه در راستاي توسعه و رشد گردشگري خوراك گام بردارند.



پاشنه آشیل استارت آپ هاي ایرانی

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  673  |  تاریخ: 1400/11/21

فصل اقتصاد - برنامه توسعه سازمان ملل (UNDP) گزارش جدیدي درباره اکوسیستم نوآوري در ایران منتشر کرده که رشد
استارت آپ ها با وجود رکود اقتصادي در سال هاي اخیر از نکات قابل توجه آن است. این گزارش نشان می دهد با وجود پتانسیل

هاي این اکوسیستم، تحریم هاي خارجی، قوانین و مقررات داخلی و حمایت هاي ...

 
 

فصل اقتصاد - برنامه توسعه سازمان ملل (UNDP) گزارش جدیدي درباره اکوسیستم نوآوري در ایران منتشر کرده که رشد استارت آپ ها
با وجود رکود اقتصادي در سال هاي اخیر از نکات قابل توجه آن است. این گزارش نشان می دهد با وجود پتانسیل هاي این اکوسیستم،

 
تحریم هاي خارجی، قوانین و مقررات داخلی و حمایت هاي ناکارآمد دولتی بزرگ ترین مانع پیش روي آینده جریان نوآوري است. 



 
 

برنامه توسعه سازمان ملل (UNDP) گزارش جدیدي درباره اکوسیستم نوآوري در ایران منتشر کرده که نشان دهنده رشد این اکوسیستم با
وجود رکود اقتصادي در سال هاي اخیر و همچنین چالش هاي پیش روي کسب وکارهاي نوآورانه در ایران است. این گزارش نشان می دهد
با وجود رشد سریع اکوسیستم نوآوري در ایران از حدود یک دهه قبل، این قطار به خصوص بعد از دور جدید تحریم هاي بین المللی با افت
سرعت روبه رو شده است. با وجود آنکه رشد اقتصاد دیجیتال در ایران در فضاي رکود اقتصادي سال هاي اخیر ادامه پیدا کرده، اما نسبت به



میانگین جهانی بسیار پایین تر است. همچنین این گزارش نشان می دهد که با وجود حمایت هاي دولتی از جریان استارت آپی در ایران
همچنان مهم ترین موانع رشد جریان نوآوري سیاست ها، مقررات و قوانین دولتی است و حمایت مستقیم دولت در این عرصه هم صرفا

نصیب بخش کمی از استارت آپ ها شده و تاثیر چندانی نداشته است.  
بنابر این گزارش، زیرساخت مورد نیاز براي ایجاد اکوسیستم نوآوري شامل سرمایه گذاري، شبکه سازي، آموزش و پشتیبانی است که باعث
می شود کارآفرینان نوآور در قالب استارت آپ هاي مختلف به خلق کسب وکارهاي نوین بپردازند و در واقع رشد اقتصاد دیجیتال یک عرصه

جغرافیایی را رقم بزنند.  
بنابر این گزارش، بخش سرمایه گذاري در این اکوسیستم شامل شرکت هاي سرمایه گذار جسورانه، سرمایه گذاران متمرکز روي تامین مالی
اولیه، کرادفاندینگ و سرمایه گذاران فرشته می شود. در بخش شبکه سازي وجود فضاهاي اشتراکی، رویدادها و در بخش پشتیبانی
انکوباتورها، شتاب دهنده ها و انستیتوهاي دولتی نقش ایفا می کنند. همچنین در بخش آموزش نیز برنامه هاي منتورشیپ، ورك شاپ ها،

سمینارها و دانشگاه ها نقش مهمی در تکمیل چرخه اقتصاد نوآورانه دارند.  

 
رشد اقتصاد دیجیتال به لطف اکوسیستم نوآوري 

برنامه توسعه سازمان ملل در گزارش خود بر سرمایه گذاري در حوزه تحقیق و توسعه توسط دولت و بخش خصوصی تمرکز کرده و چنین
ارزیابی می کند که طی پنج سال اکوسیستم نوآوري نقش مهمی در ساخت اقتصاد دیجیتال در کشور داشته است. بر اساس این گزارش و به
نقل از وزارت ارتباطات تا سال 2020 تعداد کاربران اینترنت در ایران به 6/ 70 میلیون نفر رسید که ضریب نفوذ اینترنت ایران را به 84
درصد رسانده است. همچنین ضریب نفوذ تلفن هاي هوشمند در ایران نیز 69 درصد است که از متوسط ضریب نفوذ تلفن همراه در جهان (

 
49 درصد) به مراتب بالاتر است. 

با وجود این آمادگی زیرساختی بر اساس شاخص آمادگی شبکه اي (NRI) رتبه ایران از بین 134 کشور مورد بررسی در سال 2021 به 79
رسیده است. رتبه ایران در سال 2016 در این زمینه 92 بود که ارتقاي 13 پله اي را شاهد بوده است. همچنین سازمان مالکیت هاي معنوي
نیز در سال 2021 گزارش شاخص نوآوري جهانی (GII) را منتشر کرده که در آن شاخص هایی چون عملکرد اقتصادي، فضاي سیاسی،
آموزش و زیرساخت در هر کشور را مورد بررسی قرار داده است. بر اساس گزارش شاخص نوآوري جهانی، رتبه ایران در سال 2021 به 60

 
رسیده که یکی از سه اقتصاد برتر منطقه آسیاي مرکزي و جنوبی بوده است. 

همچنین این گزارش به رتبه 64 ایران در شاخص کارآفرینی جهانی (GEI) اشاره کرده که نسبت به سال 2019 که ایران در رتبه 94 قرار

داشت رشد قابل توجهی را نشان می دهد.  
طی یک دهه اخیر اقتصاد دیجیتال ایران رشد قابل توجهی را نشان داده و سهم اقتصاد دیجیتال از درآمد ناخالص داخلی (GDP) بالغ بر 9/
6 درصد ( در سال 2020) بوده است. هرچند این رشد بر اساس گفته این گزارش بالاتر از سایر بخش هاي اقتصادي ایران بوده اما از متوسط
رشد اقتصاد جهانی بسیار پایین تر است. بر اساس گزارش شاپرك، در سال 2020 میزان خریدهاي اینترنتی یا موبایلی از 42 میلیارد دلار
عبور کرده است. همچنین بر اساس این گزارش و بر طبق گزارش اینماد میزان سایت هاي خرید و فروش داراي مجوز در سال 2020 به

 
بیش از 89هزار سایت رسیده است این در حالی است که تعداد زیادي فروشنده بدون مجوز اینماد هم در حال فعالیت در کشور هستند. 

این گزارش همچنین به رشد 2 درصدي سهم خرده فروشی آنلاین از کل تراکنش ها اشاره می کند که در سال 2020 به 2/ 3 درصد رسیده
است. با این حال سهم خرده فروشی آنلاین در ایران بسیار کمتر از کشورهایی چون ترکیه (8/ 8) درصد، آمریکا (5/ 14 درصد) و چین (8/

 
44 درصد) بوده است. 

 
موج هاي استارت آپی در ایران 

بر اساس گزارش UNDP هرچند نخستین انکوباتورها (پارك هاي فناوري) در ایران از سال 2000 در کشور شکل گرفتند، اما نخستین موج
استارت آپ ها بعد از سال 2012 و به لطف برخی برنامه هاي دانشگاهی، افراد کارآفرین و تحصیل کرده خارج از کشور شکل گرفت. هرچند
این موج دیرتر از بعضی کشورها مانند هند شکل گرفت، اما خیلی سریع در ایران فراگیر شد و افراد دانشگاهی، دانشجویان، کارآفرینان و
حتی سرمایه گذاران محلی و بین المللی را به سمت خود جذب کرد. از سال 2014 با سرمایه گذاري بخش هاي خصوصی و دولتی بالغ بر

150 استارت آپ در کشور ایجاد شد و در سال بعد این موج با رشد گسترده تري باعث ایجاد 400 استارت آپ فقط در تهران شد.  
موج دوم استارت آپی ایران بنابرگزارش برنامه توسعه سازمان ملل بعد از سال 2016 شکل گرفت؛ جایی که استارت آپ هایی در حوزه فین
تک، فناوري هاي بیمه و تلویزیون هاي اینترنتی به سرعت گسترش یافتند. در سال 2018 بعد از خروج آمریکا از برجام اقتصاد ایران دچار

مشکلات گسترده اي شد که این موضوع فضاي اکوسیستم نوآوري را هم دربرگرفت.  



از سال 2018 تاکنون جریان نوآوري در ایران با افت قابل توجه سرمایه گذاري داخلی و خارجی مواجه شده است. طی سال هاي 2014 تا
2020 دو نهاد معاونت علمی ریاست جمهوري و وزارت ارتباطات با ایجاد سازوکارهاي مختلف به پشتیبانی از استارت آپ ها پرداختند.
نهادهاي دولتی با ایجاد راهکارهایی چون «شرکت هاي دانش بنیان» و حمایت هاي مالیاتی از کارآفرینان و شرکت هاي سرمایه گذاري
جسورانه تلاش کردند که از این فضاي ایجاد شده حمایت کنند. حمایت هاي مستقیم دولت (شامل وام و سرمایه گذاري) به خصوص بعد از

 
سال 2019 از استارت آپ ها ادامه یافته است. 

این گزارش همچنین وضعیت سنی کارآفرینان و بنیان گذاران استارت آپ هاي ایرانی را مورد تحلیل قرار داده که بر اساس آن بیشترین
سهم (1/ 33 درصد) به کارآفرینان 20 تا 25 ساله و بعد از آن 25 تا 30 ساله (4/ 29 درصد) است. همچنین این گزارش نشان می دهد که
6/ 40 درصد بنیان گذاران استارت آپ هاي ایرانی دیپلم و 1/ 40 درصد لیسانس داشته اند. تنها 1/ 12 درصد کارآفرینان ایرانی داراي

 
مدرك دکترا هستند. 

این گزارش همچنین نشان می دهد که 5/ 39 درصد از استارت آپ هاي ایرانی در مرحله رشد و سوددهی هستند و 3/ 36 درصد در مرحله
ورود به بازار قرار دارند. همچنین چرخه عمر استارت آپ هاي ایرانی نشان می دهد بخش عمده استارت آپ هاي ایرانی (4/ 46 درصد) یک

 
تا 3 سال عمر دارند و 19 درصد بین 6 تا 12 ماه و تنها کمتر از 4/ 14 درصد از استارت آپ هاي ایرانی بیش از 3 سال عمر دارند. 

چالش هاي کارآفرینان ایرانی  
بر اساس گزارش توسعه سازمان ملل یکی از مهم ترین چالش هاي جریان نوآوري در ایران قوانین و مقررات و سیاست هاي دولتی است. بر
اساس نظرسنجی 2/ 56 درصد استارت آپ ها بزرگ ترین چالش رشد خود را در پیچیدگی وتعدد قوانین و مقررات دولتی و 3/ 40 درصد در
جذب سرمایه می دانند. همچنین 8/ 75 درصد استارت آپ هاي ایرانی در پاسخ به این پرسش که چقدر از حمایت هاي دولتی استفاده کرده
اند گفته اند که هیچ حمایتی دریافت نکرده اند. 3/ 15 درصد از مزایاي دانش بنیان و 8/ 5 درصد از حمایت هاي مالی و 6/ 4 درصد از

 
معافیت هاي مالیاتی استفاده کرده اند. 

این گزارش همچنین تاکید دارد 4/ 19 درصد استارت آپ هاي ایرانی در حوزه تجارت الکترونیکی و مارکت پلیس، 2/ 7 درصد در حوزه
آموزش هاي تکنولوژي، 9/ 5 درصد در زمینه توریسم، 4/ 5 درصد در زمینه رسانه، 5 درصد در حوزه فین تک و 7/ 4 درصد در زمینه
راهکارهاي اپلیکیشن و وب فعالیت دارند. همچنین 4 درصد در زمینه تبلیغات دیجیتال، 4/ 3 درصد در زمینه کشاورزي، 4/ 2 درصد در

 
زمینه مسکن و 2 درصد در زمینه تلویزیون هاي اینترنتی هستند. 

همچنین این گزارش به بررسی تاثیر تحریم ها بر اکوسیستم نوآوري ایران هم پرداخته است. بنابراین گزارش قطع ارتباط با جریان رقابتی
جهانی این باور را در برخی بازیگران این عرصه به وجود آورده که استارت آپ هاي ایرانی فرصت آماده سازي بیشتري براي زمانی که
گشایش هاي سیاسی و اقتصادي انجام شود داشته باشند. ساخت نسخه هاي محلی از ایده ها و کسب وکارهاي موفق بین المللی آن چیزي
است که به نوشته این گزارش باعث شده استارت آپ هاي ایرانی در داخل مرزها بی رقیب باشند. با این حال پشتیبانی مالی و حمایت هاي
دولتی به دلیل تحریم ها بسیار کم و ناچیز بوده است. درعین حال تحریم هاي بین المللی موانعی هم پیش روي کارآفرینان ایرانی گذاشته و
آن کاهش قابل ملاحظه میزان سرمایه گذاري در این عرصه است. سرمایه گذاران داخلی بر اساس این گزارش، ترجیح می دهند که فعلا یا

 
صبر کنند یا در فرصت هاي کم خطرتري (نسبت به استارت آپ ها که ذاتا نیاز به سرمایه گذاري پرریسک دارد) وارد شوند. 

همچنین نداشتن دسترسی قانونی به لایسنس هاي نرم افزاري و سخت افزاري شرکت هاي اروپایی و آمریکایی هم حاصل تحریم ها بوده
است که باعث شده سرویس ها و محصولات این شرکت ها نتوانند در بازارهاي بین المللی مجال عرضه پیدا کنند. همچنین عدم دسترسی به
این سرویس ها باعث شده استارت آپ هاي ایرانی نتوانند از فرصت مشارکت بین المللی (مشابه آنچه در سایر کشورها براي کسب وکارهاي
نوآورانه فراهم است) براي توسعه خود بهره بگیرند. شرکت هاي خارجی به دلیل تحریم ها حاضر به خرید محصولات و سرویس هاي استارت

آپ هاي ایرانی نیستند.



افتتاح شرکت تعاونی میراث در زاهدان

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  674  |  تاریخ: 1400/11/21

در گرامیداشت دهه فجر شرکت تعاونی میراث در زاهدان آغاز به کار کرد.

باشگاه خبرنگاران جوان زاهدان - مدیر منطقه6 کشوري
صندق کارآفرینی امید استان در مراسم افتتاح این شرکت
تعاونی که بصورت ویدیوکنفرانسی با حضور رضایی مدیرعامل
صندوق کارآفرینی امید کشور برگزار شد حمایت از کسب و

 
کار هاي خرد را یکی از اهداف این صندوق اعلام کرد. 

دینارزهی گفت: از ابتداي سال جاري تا کنون 70میلیارد
تومان تسهیلات قرض الحسنه توسط این صندوق براي ایجاد

 
اشتغال در استان پرداخت شده است. 

 
او گفت: تنها در دهه فجر امسال 34طرح با اعتبار 30میلیارد تومان در استان افتتاح شده است. 

فرماندار زاهدان نیز گفت: در دهه فجر امسال در شهرستان زاهدان 110طرح به بهره برداري رسیده است.  

 
نخعی گفت: این طرح ها با اعتبار 19میلیارد تومان از محل اعتبارات صندوق کارآفرینی امید استان پرداخت شده است. 

 
او گفت: در این طرح ها براي حدود 400نفر ایجاد اشتغال شده است. 

سپاهی مدیرعامل شرکت تعاونی میراث هم میزان تسهیلات دریافتی را براي ایجاد اشتغال یک میلیارد تومان اعلام کرد و افزود: در این

 
شرکت تعاونی براي حدود 10خانم خود سرپرست اشتغال ایجاد شده است. 

 
او گفت: کار خود را از یک زیر زمینی کوچک با چند دستگاه چرخ خیاطی اغاز کرده و اکنون پیشرفته ترین تجهیزات را خریداري کرده ایم. 

انتهاي پام/گ



بانک مرکزي سد راه صادرات طلا و جواهر| فرآوري معادن بیش از 1500 درصد ارزش افزوده دارد

منبع: تحلیل بازارشماره خبر:  675  |  تاریخ: 1400/11/21

زنگنه عضو هیات رئیسه اتحادیه طلا و جواهر ایران، به «بازار» گفت: در بخش تولید و عرضه طلاو جواهر متاسفانه ایران تنها کشوري
است که بانک مرکزي آن دخالت می کند و در صادرات سد راه است.

 عضو اتحادیه طلا و جواهر ایران در گفت و گو با «بازار»: بانک

 
مرکزي سد راه صادرات طلا و جواهر| فرآوري معادن بیش از 1500 درصد ارزش افزوده دارد 

زنگنه عضو هیات رئیسه اتحادیه طلا و جواهر ایران، به «بازار» گفت: در بخش تولید و عرضه طلاو جواهر متاسفانه ایران تنها کشوري است

 
که بانک مرکزي آن دخالت می کند و در صادرات سد راه است. 

 
 

بازار؛ گروه صنعت: طلا و جواهر صنعت بسیار مهم با ارزش افزوده فراوان که می تواند کمک قابل توجهی به اقتصاد هر کشور و البته ایجاد
شغل کند. این صنعت علیرغم وجود منابع و پتانسیل هاي فراوان در کشور متاسفانه چندان مورد حمایت و توجه دلتمردان قرار نمی گیرد.
ذخایر طلا و جواهر توام با منابع معدنی سنگ هاي گران بها همگی در کنار استخراج با طراحی براساس هنر دیرینه ایرانی، می تواند ظرفیت
قابل توجه ارز آوري در دنیا را براي کشور فراهم کند. استخراج و پالایش طلا و سنگ هاي گران بها و خام فروشی آن به سایر کشورها،
ظرفیت ارزش افزوده از کشور را دریغ می کند. دولت علاوه بر توجه به مشکلات این صنعت و صنف طلا و جواهر باید به مساله خام فروش
منابع ارزشمند کشور نیز توجه ویژه داشته باشد. حمایت دولت از مساله فرآوري سنگ هاي گران بها در سراسر کشور می تواند ظرفیت
اشتغال قابل توجهی را فراهم کند، در این رابطه هومن زنگنه عضو هیات رئیسه اتحادیه طلا و جواهر ایران، مسئول کمیسیون صنایع و معادن

کل کشور و نایب رئیس انجمن علمی بازرگانی اتاق ایران به «بازار» توضیح می دهد.  



 
 

چندي پیش سیزدهمین نمایشگاه طلا و جواهر، گوهر، سنگ ها و صنایع وابسته در نمایشگاه بین المللی تهران برگزار شد، برگزاري این

نمایشگاه را چگونه ارزیابی کردید؟  
افتخار داشتیم در سیزدهمین دوره نمایشگاه طلا و جواهر، گوهر، سنگ ها و صنایع وابسته که در محل دائمی نمایشگاه هاي بین المللی
استان تهران برگزار شد، شرکت کنیم. این نمایشگاه در حوزه هاي مختلف از 36 هزار واحد صنفی فروش، 12 هزار واحد تولیدي در سطح

کشور و تعدادي از تولید کنندگان برتر کشوري تشکیل شده بود.  

همچنین واحدهاي تولید و عرضه دستگاه معادن سنگ هاي قیمتی و نیمه قیمتی، واحدهاي آموزش رسانه وخبر، مجموعه هاي آموزشی،
پژوهشی و اکتشافی، پلیس امنیت جهت نگهداري از واحد هاي صنفی، معادن و کارخانه ها در سالن مخصوص ماشن آلات نمایشگاه مذکور،

 
شرکت کردند. 

ایران جز 12 کشور غنی از نظر ذخایر معدنی در دنیا و جز پنج کشور مصرف کننده زیور آلات و سنگ هاي قیمتی در جهان است، ایران

متاسفانه در خصوص زیورآلات وغیره جایگاه صادراتی ندارد  

 
ذخایر معدنی گران بها در کشور چه رتبه اي در دنیا دارد و از نظر صادرات چه جایگاهی را در جهان به خود اختصاص داده ایم؟ 

توانایی هاي کشور در جهان و هویت آن بر هیچ کس پوشیده نیست، ایران جز 12 کشور غنی از نظر ذخایر معدنی در دنیا و جز پنج کشور
مصرف کننده زیور آلات و سنگ هاي قیمتی در جهان است. تایلند ربته 127 را در دنیا از نظر مصرف دارد، اما اولین صادرکننده سنگ به
دنیا است درحالی که ایران متاسفانه در خصوص زیورآلات وغیره جایگاه صادراتی ندارد. طی 25 سال گذشته ترکیه توانسته است نخستین
صادر کننده به دنیا باشد، ولی متاسفانه ایران در حال حاضر با توجه به اینکه صادراتش مطابق با استاندارهاي بین المللی است و می تواند با
کشورهایی همچون ایتالیا، هنگ کنگ، مالزي، سنگاپور رقابت کند، از آن سو در زمینه تراش استانداردهاي ایران رتبه اول و بهترین درجه
کیفیت را دارد. اما متاسفانه در زمینه صادرات نتوانستیم با هند، سنگاپور، تایوان، تایلند و آمریکا رقابت کنیم و بتوانیم درآمد غیرنفتی داشته

 
باشیم. 

 
به بحث درآمد غیرنفتی اشاره کردید، آیا دولت ها توانستند در این خصوص زمینه مساعد را فراهم کنند؟ 

همانطور که مقام معظم رهبري 19 سال قبل تاکید کردندکه ما نباید دیگر نفت بفروشیم و باید صادرات غیر نفتی داشته باشیم، از سوي در
چند سال اخیر نیز در بند 17 ابلاغی ایشان به دولت هاي مختلف و بند دوم ابلاغ اقتصاد مقاومتی تاکید به کارآفرینی و معادن سنگ هاي

 
قیمتی به عنوان جایگزین خوبی براي نفت شده است، اما متاسفانه دولت ها نتوانستند این اتفاق را رقم بزنند. 

قول دو میلیون اشتغال پایدار را به رئیس جمهور دادیم، طرح ملی تولید سنگ هاي قیمتی و فرآوري شده صنایع دستی و فلزات گران بها

 
مصوب کارگروه ملی شده و اکنون در 21 استان آمادگی اجرا را دارد 

 
آیا توانستید با رئیس جمهور و هیات دولت در خصوص این صنعت و بیان مشکلات و نقاط قوت جلسه داشته باشید؟ 

بله در دولت فعلی تاکنون جلساتی با شخص رئیس جمهور، معاون اول و رئیس دفتر ریاست جمهوري داشتیم، امیدواریم اتفاق هاي خوبی
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رخ دهد. قول دو میلیون اشتغال پایدار را به رئیس جمهور دادیم، همچنین استاندارهاي بیش از 61 رشته آموزشی نوشته شده است. از نظر
فضا تولیدي ما 70 سانت بیشتر نیاز به فضا نداریم، بیش از 80 درصد این مقدار از فضا اشتغال از نوع خانگی است. معادن این صنعت را به
وفور داریم و تکنولوژي و دانش آن را در دانشگاه شریف ایجاد کردیم. از همین رو تجهیزات و دستگاه هاي تولیدي خوبی ساخته شده که در
روستاهاي کشور مورد استفاده است. طرح ملی تولید سنگ هاي قیمتی و فرآوري شده صنایع دستی و فلزات گران بها مصوب کارگروه ملی

شده و اکنون در 21 استان آمادگی اجرا را دارد. ان شااالله دولت بتواند پیگري کند و به مرحله اجرا برسد.  

 
صنف شما با چه مشکلاتی مواجه است و دولت هاي قبلی توانسته اند چه اقدامی انجام دهند؟ 

مشکلات زیادي در دولت هاي قبل بوده، بزرگترین معضل ما رفتار ناشایست سیستم ادارات دولتی مخصوصا مالیات است. یک طرح آزمایشی
یک ساله را حدود 10 الی 11 سال ادامه دادند و خون این صنف را مکید و آن را به نابودي کشاند. متاسفانه بیش از 60 درصد واحدهاي
صنفی ابطال شدند و بیش از 80 درصد از واحدهاي تولیدي به تعطیل شدند. این یک اتفاق مرگ باري بود که بعد از 10 الی 11 سال گفتند
اشتباه کردیم. بنابراین طرح تصویب و تعویض شد و قانون مالیاتی دیگري را نوشتند که این اتفاق یک مرگ حتمی براي این صنف بود. تامین
اجتماعی یکی دیگر از سازمان هایی است که این صنف را با اصناف دیگر اشتباه گرفته است. کارگر این صنف کارگر صنایع دستی است، اما

 
متاسفانه مالیات و هزینه بیمه پنج تا شش برابري نسبت به سایر واحدهاي صنعتی باید پرداخت کند. 

 
 

 
پیشتر به بحث صادرات اشاره کردید، براي صادرات آیا با چالش مواجه هستید؟ 

در بخش تولید و صادرات متاسفانه ایران تنها کشوري است که بانک مرکزي آن دخالت می کند و فرآیند آن را کندکرده است، بانک مرکزي
به یک معضل براي امر صادرات تبدیل شده است. با سازمان استاندارد نیز مشکلات زیادي داشتیم که تقریبا حل شده است. هرچند که
وزارت صمت نیز در خصوص صادرات همراه است، اما تا زمانی که دیدگاه صادراتی نباشد با دلار 27 هزار تومان نباید به فکر صاردات و

 
اشتغال چند هزار نفري باشیم. 

در بحث صادرات غیر نفتی می توانیم به بازار کدام کشورها وارد و فعالیت جدي داشته باشیم؟  
به عنوان فردي که 11 دوره عنوان کارآفرین ملی را دارم، معتقدم در صادرات غیر نفتی و حتی آموزش پودمانی به کشورهایی همچون عراق،
افغانستان و کشورهاي حاشیه خلیج فارس می توانیم فعالیت کنیم. اگر در این زمینه اقدامی را انجام ندهیم از فرصت هاي موجود نمی توانیم

 
استفاده کنیم، پتانسیل بسیار خوبی در خصوص معادن کشورهاي همسایه و داخل کشور داریم. 

 
فرآوري روي معادن بیش از 1500 درصد ارزش افزوده و اشتغال آن یک به یازده است، بنابراین درآمد آن بیش از 1500 درصد است 

به بحث ظرفیت هاي معادن اشاره کردید، آیا این معادن می توانند در اشتغال زایی و ارزش افزوده نقش مهمی داشته باشند؟  
فرآوري روي معادن بیش از 1500 درصد ارزش افزوده و اشتغال آن یک به یازده است، بنابراین درآمد آن بیش از 1500 درصد است. در
بحث تکنولوژي لازم نیز امروز دستگاه هاي داریم که تراش آن به سنگ هاي گران بها درجه استاندارد بین المللی داشته و به بازار خارج

کشور عرضه می شود. 



به بحث اشتغال زایی بارها اشاره کردید، آیا می توانید اعلام کنید که در دولت فعلی چه تعداد از واحدهاي تولیدي و صنفی می توانند در

 
زمینه صادرات براي افزایش زمینه مالی فعال شوند؟ 

امیدوارم دولت جدید حمایت خود را از این صنف داشته باشد تا بتوانیم بیش از دو هزار نفر اشتغال، 36 هزار واحد صنعتی، 12 هزار واحد

تولیدي و 187 واحد صنفی مرتبط که در این صنعت در حال فعالیت هستند را به سمت بازارهاي صادراتی و توسعه آن هدایت کرد.  

 
بانک مرکزي که اکنون چالش جدي در صادرات سد راه است را باز کند. چرا که این نوعی خود تحریمی است که بدتر از داعش است 

علاوه بر عضویت هیات رئیسه اتحادیه طلا و جواهر ایران، در این صنف داراي واحد تولیدي هستید؟ در این صعت و صنف تا کنون چه

 
دستاوردهاي داشتید؟ 

مسئولیت هلدینگ زرین را دارم که بیش از 103 سال سابقه و هفت نسل خانوادگی ساعتچی و مظفریان در این صنف فعالیت می کنند. در
این هلدینگ 17 مجموعه مختلف مشغول به کار است، واحد آموزشی این هلدینگ بیش از 11 هزار و 700 دانشجو را تا امروز داشته و با
لوگوي سازمان فنی و حرفه اي به آنان مدرك ارائه کرده است. تکنولوژي واحد تولید، دستگاه امنیتی حقوقی، رسانه، اکتشاف، استخراج،

 
طراحی، تولید، فروش واحد هایی هستند که صفر تا صد مجموعه را از معدن تا عرضه و صادرات هدایت می کنند. 

در این مجموعه عناوین خاصی را همچون تولید کننده برتر، چهره ماندگار، صادرات کننده نمونه کشوري و بیش از 600 عنوان را در طول
این 27 سال که مسئولیت هلدینگ را دارم، کسب کردیم. افتخار بزرگمان این است که عنوان سردار اقتصادي را در نماز جمعه از نماینده
ولی فقیه کسب کردیم و به عنوان یک واحد تولیدي و اقتصادي توانستیم در در دولت فعلی به عنوان مسئول کارآفرینی خدمت کنیم.
امیدواریم دولت تمام آرزوي همکاران مان را از جمله در بخش مالیات تحمیلی ارزش افزوده محقق کنند، تمام گره هایی که در این صنعت
وجود دارد به ویژه بانک مرکزي که اکنون چالش جدي در صادرات سد راه است را باز کند. چرا که این نوعی خود تحریمی است که بدتر از
داعش است، داعش فقط جان آدم را می گیرد اما سیستم هاي دولتی جان و مال و زندگی و ناموس را متاسفانه دارند می گیرند، همکاران ما

در کشور به مشکلات عدیده اي برخوردند.



پاشنه آشیل استارت آپ هاي ایرانی

منبع: فصل تجارتشماره خبر:  676  |  تاریخ: 1400/11/21

فصل تجارت - برنامه توسعه سازمان ملل (UNDP) گزارش جدیدي درباره اکوسیستم نوآوري در ایران منتشر کرده که رشد
استارت آپ ها با وجود رکود اقتصادي در سال هاي اخیر از نکات قابل توجه آن است. این گزارش نشان می دهد با وجود پتانسیل

هاي این اکوسیستم، تحریم هاي خارجی، قوانین و مقررات داخلی و حمایت هاي ...

 
 

فصل تجارت - برنامه توسعه سازمان ملل (UNDP) گزارش جدیدي درباره اکوسیستم نوآوري در ایران منتشر کرده که رشد استارت آپ ها
با وجود رکود اقتصادي در سال هاي اخیر از نکات قابل توجه آن است. این گزارش نشان می دهد با وجود پتانسیل هاي این اکوسیستم،

 
تحریم هاي خارجی، قوانین و مقررات داخلی و حمایت هاي ناکارآمد دولتی بزرگ ترین مانع پیش روي آینده جریان نوآوري است. 



 
 

برنامه توسعه سازمان ملل (UNDP) گزارش جدیدي درباره اکوسیستم نوآوري در ایران منتشر کرده که نشان دهنده رشد این اکوسیستم با
وجود رکود اقتصادي در سال هاي اخیر و همچنین چالش هاي پیش روي کسب وکارهاي نوآورانه در ایران است. این گزارش نشان می دهد
با وجود رشد سریع اکوسیستم نوآوري در ایران از حدود یک دهه قبل، این قطار به خصوص بعد از دور جدید تحریم هاي بین المللی با افت
سرعت روبه رو شده است. با وجود آنکه رشد اقتصاد دیجیتال در ایران در فضاي رکود اقتصادي سال هاي اخیر ادامه پیدا کرده، اما نسبت به



میانگین جهانی بسیار پایین تر است. همچنین این گزارش نشان می دهد که با وجود حمایت هاي دولتی از جریان استارت آپی در ایران
همچنان مهم ترین موانع رشد جریان نوآوري سیاست ها، مقررات و قوانین دولتی است و حمایت مستقیم دولت در این عرصه هم صرفا

نصیب بخش کمی از استارت آپ ها شده و تاثیر چندانی نداشته است.  
بنابر این گزارش، زیرساخت مورد نیاز براي ایجاد اکوسیستم نوآوري شامل سرمایه گذاري، شبکه سازي، آموزش و پشتیبانی است که باعث
می شود کارآفرینان نوآور در قالب استارت آپ هاي مختلف به خلق کسب وکارهاي نوین بپردازند و در واقع رشد اقتصاد دیجیتال یک عرصه

جغرافیایی را رقم بزنند.  
بنابر این گزارش، بخش سرمایه گذاري در این اکوسیستم شامل شرکت هاي سرمایه گذار جسورانه، سرمایه گذاران متمرکز روي تامین مالی
اولیه، کرادفاندینگ و سرمایه گذاران فرشته می شود. در بخش شبکه سازي وجود فضاهاي اشتراکی، رویدادها و در بخش پشتیبانی
انکوباتورها، شتاب دهنده ها و انستیتوهاي دولتی نقش ایفا می کنند. همچنین در بخش آموزش نیز برنامه هاي منتورشیپ، ورك شاپ ها،

سمینارها و دانشگاه ها نقش مهمی در تکمیل چرخه اقتصاد نوآورانه دارند.  

 
رشد اقتصاد دیجیتال به لطف اکوسیستم نوآوري 

برنامه توسعه سازمان ملل در گزارش خود بر سرمایه گذاري در حوزه تحقیق و توسعه توسط دولت و بخش خصوصی تمرکز کرده و چنین
ارزیابی می کند که طی پنج سال اکوسیستم نوآوري نقش مهمی در ساخت اقتصاد دیجیتال در کشور داشته است. بر اساس این گزارش و به
نقل از وزارت ارتباطات تا سال 2020 تعداد کاربران اینترنت در ایران به 6/ 70 میلیون نفر رسید که ضریب نفوذ اینترنت ایران را به 84
درصد رسانده است. همچنین ضریب نفوذ تلفن هاي هوشمند در ایران نیز 69 درصد است که از متوسط ضریب نفوذ تلفن همراه در جهان (

49 درصد) به مراتب بالاتر است.  
با وجود این آمادگی زیرساختی بر اساس شاخص آمادگی شبکه اي (NRI) رتبه ایران از بین 134 کشور مورد بررسی در سال 2021 به 79
رسیده است. رتبه ایران در سال 2016 در این زمینه 92 بود که ارتقاي 13 پله اي را شاهد بوده است. همچنین سازمان مالکیت هاي معنوي
نیز در سال 2021 گزارش شاخص نوآوري جهانی (GII) را منتشر کرده که در آن شاخص هایی چون عملکرد اقتصادي، فضاي سیاسی،
آموزش و زیرساخت در هر کشور را مورد بررسی قرار داده است. بر اساس گزارش شاخص نوآوري جهانی، رتبه ایران در سال 2021 به 60

 
رسیده که یکی از سه اقتصاد برتر منطقه آسیاي مرکزي و جنوبی بوده است. 

همچنین این گزارش به رتبه 64 ایران در شاخص کارآفرینی جهانی (GEI) اشاره کرده که نسبت به سال 2019 که ایران در رتبه 94 قرار

داشت رشد قابل توجهی را نشان می دهد.  
طی یک دهه اخیر اقتصاد دیجیتال ایران رشد قابل توجهی را نشان داده و سهم اقتصاد دیجیتال از درآمد ناخالص داخلی (GDP) بالغ بر 9/
6 درصد ( در سال 2020) بوده است. هرچند این رشد بر اساس گفته این گزارش بالاتر از سایر بخش هاي اقتصادي ایران بوده اما از متوسط
رشد اقتصاد جهانی بسیار پایین تر است. بر اساس گزارش شاپرك، در سال 2020 میزان خریدهاي اینترنتی یا موبایلی از 42 میلیارد دلار
عبور کرده است. همچنین بر اساس این گزارش و بر طبق گزارش اینماد میزان سایت هاي خرید و فروش داراي مجوز در سال 2020 به

 
بیش از 89هزار سایت رسیده است این در حالی است که تعداد زیادي فروشنده بدون مجوز اینماد هم در حال فعالیت در کشور هستند. 

این گزارش همچنین به رشد 2 درصدي سهم خرده فروشی آنلاین از کل تراکنش ها اشاره می کند که در سال 2020 به 2/ 3 درصد رسیده
است. با این حال سهم خرده فروشی آنلاین در ایران بسیار کمتر از کشورهایی چون ترکیه (8/ 8) درصد، آمریکا (5/ 14 درصد) و چین (8/

 
44 درصد) بوده است. 

 
موج هاي استارت آپی در ایران 

بر اساس گزارش UNDP هرچند نخستین انکوباتورها (پارك هاي فناوري) در ایران از سال 2000 در کشور شکل گرفتند، اما نخستین موج
استارت آپ ها بعد از سال 2012 و به لطف برخی برنامه هاي دانشگاهی، افراد کارآفرین و تحصیل کرده خارج از کشور شکل گرفت. هرچند
این موج دیرتر از بعضی کشورها مانند هند شکل گرفت، اما خیلی سریع در ایران فراگیر شد و افراد دانشگاهی، دانشجویان، کارآفرینان و
حتی سرمایه گذاران محلی و بین المللی را به سمت خود جذب کرد. از سال 2014 با سرمایه گذاري بخش هاي خصوصی و دولتی بالغ بر

 
150 استارت آپ در کشور ایجاد شد و در سال بعد این موج با رشد گسترده تري باعث ایجاد 400 استارت آپ فقط در تهران شد. 

موج دوم استارت آپی ایران بنابرگزارش برنامه توسعه سازمان ملل بعد از سال 2016 شکل گرفت؛ جایی که استارت آپ هایی در حوزه فین
تک، فناوري هاي بیمه و تلویزیون هاي اینترنتی به سرعت گسترش یافتند. در سال 2018 بعد از خروج آمریکا از برجام اقتصاد ایران دچار

 
مشکلات گسترده اي شد که این موضوع فضاي اکوسیستم نوآوري را هم دربرگرفت. 



از سال 2018 تاکنون جریان نوآوري در ایران با افت قابل توجه سرمایه گذاري داخلی و خارجی مواجه شده است. طی سال هاي 2014 تا
2020 دو نهاد معاونت علمی ریاست جمهوري و وزارت ارتباطات با ایجاد سازوکارهاي مختلف به پشتیبانی از استارت آپ ها پرداختند.
نهادهاي دولتی با ایجاد راهکارهایی چون «شرکت هاي دانش بنیان» و حمایت هاي مالیاتی از کارآفرینان و شرکت هاي سرمایه گذاري
جسورانه تلاش کردند که از این فضاي ایجاد شده حمایت کنند. حمایت هاي مستقیم دولت (شامل وام و سرمایه گذاري) به خصوص بعد از

 
سال 2019 از استارت آپ ها ادامه یافته است. 

این گزارش همچنین وضعیت سنی کارآفرینان و بنیان گذاران استارت آپ هاي ایرانی را مورد تحلیل قرار داده که بر اساس آن بیشترین
سهم (1/ 33 درصد) به کارآفرینان 20 تا 25 ساله و بعد از آن 25 تا 30 ساله (4/ 29 درصد) است. همچنین این گزارش نشان می دهد که
6/ 40 درصد بنیان گذاران استارت آپ هاي ایرانی دیپلم و 1/ 40 درصد لیسانس داشته اند. تنها 1/ 12 درصد کارآفرینان ایرانی داراي

 
مدرك دکترا هستند. 

این گزارش همچنین نشان می دهد که 5/ 39 درصد از استارت آپ هاي ایرانی در مرحله رشد و سوددهی هستند و 3/ 36 درصد در مرحله
ورود به بازار قرار دارند. همچنین چرخه عمر استارت آپ هاي ایرانی نشان می دهد بخش عمده استارت آپ هاي ایرانی (4/ 46 درصد) یک

 
تا 3 سال عمر دارند و 19 درصد بین 6 تا 12 ماه و تنها کمتر از 4/ 14 درصد از استارت آپ هاي ایرانی بیش از 3 سال عمر دارند. 

چالش هاي کارآفرینان ایرانی  
بر اساس گزارش توسعه سازمان ملل یکی از مهم ترین چالش هاي جریان نوآوري در ایران قوانین و مقررات و سیاست هاي دولتی است. بر
اساس نظرسنجی 2/ 56 درصد استارت آپ ها بزرگ ترین چالش رشد خود را در پیچیدگی وتعدد قوانین و مقررات دولتی و 3/ 40 درصد در
جذب سرمایه می دانند. همچنین 8/ 75 درصد استارت آپ هاي ایرانی در پاسخ به این پرسش که چقدر از حمایت هاي دولتی استفاده کرده
اند گفته اند که هیچ حمایتی دریافت نکرده اند. 3/ 15 درصد از مزایاي دانش بنیان و 8/ 5 درصد از حمایت هاي مالی و 6/ 4 درصد از

 
معافیت هاي مالیاتی استفاده کرده اند. 

این گزارش همچنین تاکید دارد 4/ 19 درصد استارت آپ هاي ایرانی در حوزه تجارت الکترونیکی و مارکت پلیس، 2/ 7 درصد در حوزه
آموزش هاي تکنولوژي، 9/ 5 درصد در زمینه توریسم، 4/ 5 درصد در زمینه رسانه، 5 درصد در حوزه فین تک و 7/ 4 درصد در زمینه
راهکارهاي اپلیکیشن و وب فعالیت دارند. همچنین 4 درصد در زمینه تبلیغات دیجیتال، 4/ 3 درصد در زمینه کشاورزي، 4/ 2 درصد در

 
زمینه مسکن و 2 درصد در زمینه تلویزیون هاي اینترنتی هستند. 

همچنین این گزارش به بررسی تاثیر تحریم ها بر اکوسیستم نوآوري ایران هم پرداخته است. بنابراین گزارش قطع ارتباط با جریان رقابتی
جهانی این باور را در برخی بازیگران این عرصه به وجود آورده که استارت آپ هاي ایرانی فرصت آماده سازي بیشتري براي زمانی که
گشایش هاي سیاسی و اقتصادي انجام شود داشته باشند. ساخت نسخه هاي محلی از ایده ها و کسب وکارهاي موفق بین المللی آن چیزي
است که به نوشته این گزارش باعث شده استارت آپ هاي ایرانی در داخل مرزها بی رقیب باشند. با این حال پشتیبانی مالی و حمایت هاي
دولتی به دلیل تحریم ها بسیار کم و ناچیز بوده است. درعین حال تحریم هاي بین المللی موانعی هم پیش روي کارآفرینان ایرانی گذاشته و
آن کاهش قابل ملاحظه میزان سرمایه گذاري در این عرصه است. سرمایه گذاران داخلی بر اساس این گزارش، ترجیح می دهند که فعلا یا

 
صبر کنند یا در فرصت هاي کم خطرتري (نسبت به استارت آپ ها که ذاتا نیاز به سرمایه گذاري پرریسک دارد) وارد شوند. 

همچنین نداشتن دسترسی قانونی به لایسنس هاي نرم افزاري و سخت افزاري شرکت هاي اروپایی و آمریکایی هم حاصل تحریم ها بوده
است که باعث شده سرویس ها و محصولات این شرکت ها نتوانند در بازارهاي بین المللی مجال عرضه پیدا کنند. همچنین عدم دسترسی به
این سرویس ها باعث شده استارت آپ هاي ایرانی نتوانند از فرصت مشارکت بین المللی (مشابه آنچه در سایر کشورها براي کسب وکارهاي
نوآورانه فراهم است) براي توسعه خود بهره بگیرند. شرکت هاي خارجی به دلیل تحریم ها حاضر به خرید محصولات و سرویس هاي استارت

آپ هاي ایرانی نیستند.



حکومت قانونگرا دچار انحطاط نمی شود

منبع: شعار سالشماره خبر:  677  |  تاریخ: 1400/11/20

شعار سال:علی لاریجانی در ارتباط مجازي با «همایش بین المللی انسان شناسی در حکمت ابن سینا» در سخنانی با موضوع
«حکمرانی مطلوب» اظهار کرد: براي پاسخ دادن به این پرسش که چرا ابن سینا که نظراتی درباره سیاست داشته است، کتابی

مستقل درباره سیاست ندارد باید به متن شرایطی که او در آن زیست کرد رجوع کنیم. ...

شعار سال:علی لاریجانی در ارتباط مجازي با «همایش بین المللی انسان شناسی در حکمت ابن سینا» در سخنانی با موضوع
«حکمرانی مطلوب» اظهار کرد: براي پاسخ دادن به این پرسش که چرا ابن سینا که نظراتی درباره سیاست داشته است، کتابی مستقل درباره
سیاست ندارد باید به متن شرایطی که او در آن زیست کرد رجوع کنیم. در آن زمان شرایطی بود که ایران بزرگ تحت سیطره خلافت بغداد

بود و شرایط خاصی از نظر سیاسی بر آن حاکم بود.  

وي یادآور شد: از نظر فرهنگی و علمی آنطوري که مرحوم سعید نفیسی به خوبی بیان کرده اند در ایران تأملات علمی و کاوش هاي فرهنگی
زیاد بود، برخی هم معتقدند به دلیل مبارزه منفی که با دستگاه خلافت می خواستند داشته باشند به آراي یونانیان و سایر اقوام می

پرداختند.  

لاریجانی افزود: از نظر اقتصادي هم چون ایران گذرگاه شرق و غرب محسوب می شد، به طور کلی ثروت ملی در سطح مطلوبی بود، اما از
نظر سیاسی در وضع آشفته اي قرار داشت چون حکومت مرکزي بغداد ضعیف شده بود و در ایران هر بخش دست یک حکومت محلی بود و

 
سفلگانی بودند که دیکتاتوري را ایجاد کرده بودند و قوانینی حاکم نبود و نسبت به مردم شدت عمل داشتند. 

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با اشاره به اینکه در آن شرایط ابن سینا که در دربار سامانیان طبابت می کرد با فروپاشی این حکومت
مجبور بود به حکومت هاي محلی دیگر پناهنده شود، یادآور شد: محمود غزنوي دستور داده بود که ابن سینا را دستگیر کنند و به نزد او
بیاورند. بنابراین او از نزدیک شرایط این حکومت ها را که بی قانونی و شدت عمل نسبت به مردم بود را دیده بود. در چنین شرایطی اگر این

 
فیلسوف کتابی درباره سیاست می نوشت، به همان سرنوشت دیگران دچار می شد. 

وي ادامه داد: به نظر می رسد که ابن سینا نظرات سیاسی خود را در ذیل مواردي که خیلی هم به آن مربوط نبود، استتار کرد و بنابراین

 
معقول است که او کتابی در این باب در چنین شرایطی ننویسد. 

لاریجانی با اشاره به آرا و نظرات سیاسی ابن سینا، اظهار کرد: به نظر می رسد او هم مثل ارسطو و فارابی فیلسوف سعادت گرایی و کمال
گرایی است و جامعه هم باید در طول گرایش فطري انسان به سعادت موید آن باشد. ایشان انسان را مثل ارسطو مدنی الطبع می دانند و

دیگر اینکه تعاون و نیاز افراد جامعه به یکدیگر نیاز شده که افراد به جامعه روي آورند.  

استاد دانشگاه تهران با بیان اینکه در نظر ابن سینا این گزاره که هر جامعه اي نیازمند حکومت است، بدیهی محسوب می شود، اظهار کرد:
چون وقتی قائل به تعاون در جامعه هستند، پس به سنت ها و قوانینی نیاز دارند و چون به آن ها نیاز دارند باید حکومتی وجود داشته باشد.
اینجا ممکن است آنارشیست ها ایراد بگیرند که نیازها را می توان بدون وجود حکومت هم برطرف کرد که ابن سینا در پاسخ به چنین سوال
مقدري می گوید در سیر تکامل انسان گاه برتري طلبی هم وجود دارد و علاوه بر این در دادوستدها و معاملات در جامعه ممکن است حیله

 
ها و ستم هایی صورت گیرد که بنابراین به حکومت نیازمند هستیم. 



عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با طرح این پرسش که مشروعیت حکومت از نظر ابن سینا چیست، تصریح کرد: اولین خصوصیت براي
مشروعیت حکومت از نظر ایشان قانون است. اگر حکومتی قانون نداشته باشد از جرگه محاسبات ابن سینا براي حکومت مطلوب خارج است.
ممکن است در جامعه اي دیکتاتوري باشد اما قانون هم وجود داشته باشد که قانونش عادلانه نباشد؛ در این حالت ابن سینا معتقد است که
قانونگذاري اصلی با خداوند است و هیچ کس شایسته فرمانروایی بر مردم جز خداوند نیست و از این منظر حکومت هاي دیکتاتوري هم از

 
عرصه حکومت هاي مطلوب ابن سینا خارج می شود. 

وي افزود: البته ابن سینا به دلیل اینکه نبوت را متصل به عقل فعال می داند که به کسب حقایق ثابت دسترسی دارد و بر مصالح جامعه

 
سیطره دارد، از این جهت نبوت را براي قانونگذاري ارجح می داند که سطح نخست آن شریعت است اما آیا فقط همین است؟ خیر. 

لاریجانی تصریح کرد: ابن سینا می گوید کلیات با قوانینی است که در شرع است و حتی ایشان این عبارت را دارند که اگر همه قوانین یک
جامعه بر اساس این قوانین ثابت پایه گذاري شده باشد خطر تباهی ملت را دارد. چون ما در زندگی متعارف با امور متغیر مواجه هستیم پس
امتداد این قانونگذاري شرعی را باید حکومت انجام دهد. به این شکل که یک هیئتی از صاحبنظران و نخبگان هستند که کارشان این است

 
که براي جامعه قانونگذاري کنند آن هم در امتداد کلیات شریعت. 

عضو شوراي عالی انقلاب فرهنگی یادآور شد: اما عرصه قانونگذاري براي این افراد بسیار وسیع است. یعنی اکثر معاملات، شرایط اداره کشور،
وضعیت مرزها، شرایط سیاسی، همه اینها با قانونگذاري هیئت نخبگان جامعه است. همچنین ویژگی دیگر در این زمینه عقلانیت در

قانونگذاري است یعنی اگر حکومت مشروع باشد قانونگذاري هم باید عقلانی باشد.  

وي افزود: این امر دو نماد دارد؛ یکی آن هیئتی که قانونگذاري می کند باید از عقلا باشند و دوم اینکه مبناي قانونگذاري این ها باید مسائل
عقلانی باشد. حتی ایشان می گوید اگر جامعه اي مدینه فاضله نباشد یعنی با شرعیات کاري نداشته باشد، اما قانونگذاري و اداره جامعه بر

اساس عقلانیت باشد این جامعه دوام دارد و پایدار است.  

لاریجانی تاکید کرد: در حوزه اجرا نیز ابن سینا قانون، عدالت و فرمانروا را سه رکن یک حکومت مطلوب می داند. در مورد فرمانروا ابن سینا
معتقد است که اگر نبی جانشین خود را به نصب مشخص کرده باشد مردم موظفند که از او تبعیت کنند. اما اگر چنین نباشد، صلحا و

 
صاحبنظران باید اجماع کنند بر فردي و آن فرد را مردم باید علنا معرفی و تأیید کنند. 

استاد دانشگاه تهران با اشاره به شروط انتخاب فرد صالح براي حکومت از نظر ابن سینا اظهار کرد: اولین ویژگی استقلال سیاسی فردي است
که انتخاب می شود، دوم عقل اصیل است؛ یعنی فردي باشد که در کشورداري تدبیر نیکو داشته باشد، سوم اخلاق شریف است که همان

 
شجاعت و پاکدامنی است و چهارم اینکه باید به شریعت تسلط داشته باشد. 

وي ادامه داد: از نظر ابن سینا صرف انتخاب چنین فردي از طرف صلحاي جامعه کافی نیست. چون معتقد است اگر این نخبگان کسی را
معرفی کردند همه باید تبعیت کنند ولی اگر کسی آمد و گفت آن فردي که انتخاب کردید این شرایط چهارگانه را ندارد و ثابت کرد که

 
خودش صلاحیت دارد مردم باید از او تبعیت کنند. 

لاریجانی با بیان اینکه از دیدگاه ابن سینا اگر کسی این چهار ویژگی را توامان نداشته باشد، مورد اعتمادترین چیز، عقل و سیاست ورزي نیکو
است، ادامه داد: ابن سینا می گوید اگر کسی در سایر شرایط یعنی در حوزه اخلاق و آگاهی به شریعت متوسط بود اما در عقل و سیاست
ورزي تقدم داشت این فرد، ارجح است. آن هیئت قانونگذاري نیز در دید ابن سینا بالاترین جایگاه سیاسی را دارد و آن هئیت باید هم به
مسائل مهم توجه کند و هم در مسائل جزئی مشورت بدهد و مبناي قانونگذاري هم بر اساس عدالت، هم توجه به سنن و آداب جامعه است

 
چون نگارش قانون فقط به تصویب آن نیست و باید در جامعه نفوذ پیدا کند، پس باید به فرهنگ جامعه توجه داشته باشد. 



عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با بیان اینکه توسعه اقتصادي در دیدگاه ابن سینا جایگاه والایی دارد، تأکید کرد: او معتقد است باید در
فعالیت اقتصادي، رقابت وجود داشته باشد و اینکه مشارکت عامه آن قدر مهم است که اگر کاري مخل آن باشد - مثل ربا - باید ممنوع شود
و اینکه ثروت زایی هم مهم است و از این جهت قمار و سرقت و دلالی را نامشروع می داند. نکته سوم هم این است که در جامعه باید اشتغال

وجود داشته باشد و حکومت مطلوب آن است که براي مردم شغل ایجاد کند و اگر کسی زیر بار شغل نرود با او را تبعید کرد.  

وي یادآور شد: همچنین در زمینه عدالت ابن سینا معتقد است که عدالت صرفاً اقتصادي نیست و نیز اینکه براي عدالت در جامعه رخ دهد
باید طبقه متوسط فربه شود. همچنین ایشان در زمینه از میان رفتن یک جامعه معتقد است که عامل انحطاط یک جامعه حتماً به امر درونی

مربوط است نه تهاجم خارجی، چراکه تهاجم خارجی همیشه از خلل داخلی استفاده می کند.  

لاریجانی در پایان گفت: بنابراین اگر در جامعه اي همبستگی وجود داشته باشد و حکومت بر اساس عقلانیت و فرهیختگی باشد دچار
انحطاط نمی شود. همچنین حکومت قانونگرا دچار انحطاط نمی شود. ابن سینا در زمینه آشفتگی در امور هم معتقد است یا با سخت گیري
در قانونگذاري یا سهل گیري در آن ایجاد بهم ریختگی می کند. همچنین مسئله عدم اقناع و اعتماد را منجر به انحطاط جامعه می داند و

 
می گوید آن هیئت قانونگذاري باید خطیب باشند تا مردم را قانع کنند. 

شعارسال، با اندکی تلخیص و اضافات برگرفته ازپایگاه خبري شفقنا ، تاریخ انتشار: 20 بهمن1400، کدخبر: ،
www.fa.shafaqna.com،1315227



605 طرح و پروژه پست بانک ایران به مناسبت دهه فجر در سراسر کشور افتتاح و
مورد بهره برداي قرار گرفت

منبع: برداشت روزشماره خبر:  678  |  تاریخ: 1400/11/20

به گزارش برداشت روز، و به نقل از اداره کل روابط عمومی پست بانک ایران: پروژه ها و طرح هاي بانک بصورت نمادین با افتتاح
باجه روستاي اکبرآباد شهرستان خاش، روستاي جرسقان شهرستان شیراز و روستاي طالقانی محله ساري و با حضور مسئولان محلی

استان هاي سیستان و بلوچستان، فارس و مازندران افتتاح شد. این (...)

605 پروژه پست بانک ایران با اعتباري بالغ بر 2 هزار و 57 میلیارد ریال از محل اعتبارات بخش دولتی و خصوصی در سراسر کشور با
حضور دکتر بهزاد شیري مدیر عامل، اعضاي هیات مدیره و معاونین و مدیران امور و حضور آنلاین مدیران استانی به مناسبت دهه مبارك

 
فجر و در آستانه چهل و سومین سالگرد انقلاب اسلامی افتتاح و مورد بهره برداري قرار گرفت. 

به گزارش برداشت روز، و به نقل از اداره کل روابط عمومی پست بانک ایران: پروژه ها و طرح هاي بانک بصورت نمادین با افتتاح باجه
روستاي اکبرآباد شهرستان خاش، روستاي جرسقان شهرستان شیراز و روستاي طالقانی محله ساري و با حضور مسئولان محلی استان هاي

 
سیستان و بلوچستان، فارس و مازندران افتتاح شد. 

این پروژه ها شامل، افتتاح و بهره برداري از 83 باجه بانکی روستایی با سرمایه گذاري 205 میلیارد ریالی بخش دولتی و خصوصی، افتتاح
24 پروژه و طرح هاي تسهیلاتی پست بانک ایران با سرمایه گذاري یک هزار و 597 میلیارد ریالی در سراسر کشور بخشی از این طرح ها و

 
پروژه ها است. 

همچنین، تجهیز 112 باجه بانکی روستایی به دستگاه خودپرداز با سرمایه گذاري 134 میلیارد ریالی، نصب دستگاه صدور کارت آنی در 368
باجه بانکی روستایی با اعتباري بالغ بر 110 میلیارد ریال و تجهیز 18 باجه بانکی روستایی به دستگاه CASHLESS با سرمایه گذاري 9

میلیارد ریالی بخش دیگري ازاین طرح ها هستند.  
بر اساس این گزارش، با بهره برداري از این پروژه ها، براي 695 نفر در سراسر کشور ایجاد اشتغال می شود و جمعیتی معادل یک میلیون و

164 هزار نفر از روستاییان کشور تحت پوشش خدمات پست بانک ایران قرار می گیر



نهضت گازرسانی به مناطق محروم

منبع: روزنامه وطن امروزشماره خبر:  679  |  تاریخ: 1400/11/20

نهضت گازرسانی به مناطق محروم

 
شروع گازرسانی به 14 شهر، هزار و 459 روستا و 4 هزار و 114 واحد صنعتی با محوریت مناطق کم برخوردار 

 
نهضت گازرسانی به مناطق محروم 

 
رئیس جمهور: گازرسانی به مناطق مرزي و محروم افتخار دولت است 

گروه اقتصادي: روز گذشته حجت الاسلام والمسلمین سیدابراهیم رئیسی با حضور در شرکت ملی گاز ایران، طرح هاي گازرسانی و
پتروشیمی را در استان هاي خراسان جنوبی، خوزستان، کرمانشاه، فارس و سیستان و بلوچستان افتتاح کرد. در این مراسم گازرسانی به 14
شهر، هزار و 459 روستا و 4 هزار و 114 واحد صنعتی و نیز طرح پتروکیمیاي ابن سینا و 11 طرح انتقال گاز افتتاح و به بهره برداري رسید.
رئیس جمهور همچنین دستور آغاز عملیات اجرایی گازرسانی به 10 شهر، 1239 روستا و 1351 واحد صنعتی با محوریت مناطق کم

 
برخوردار و همچنین 8 طرح انتقال گاز را صادر کرد. 

به گزارش «وطن امروز»، در چند ماه گذشته و پس از آغاز کار دولت سیزدهم رخداد هاي مهمی در حوزه نفت و گاز براي کشور اتفاق افتاده
است؛ نخستین اقدام مهم وزارت نفت در دولت سیزدهم افزایش صادرات نفت و میعانات گازي ایران از کمتر از 300 هزار بشکه در روز به
بیش از یک میلیون در روز بوده است. دومین اقدام مهم شکسته شدن بن بست انرژي در تعاملات گازي ایران با ترکمنستان بعد از 5 سال و
عملیاتی شدن سوآپ گازي سه جانبه بین ترکمنستان، ایران و آذربایجان بود؛ موضوعی که نشان داد در صورت داشتن دیپلماسی فعال
منطقه اي و گسترش تعاملات با کشورهاي مختلف می توان در سایه تحریم هاي آمریکا نیز به توسعه تجارت ایران با سایر کشورها پرداخت.
سومین اقدام مهم پلکانی شدن قیمت گاز و حذف یارانه پرمصرف ها بود؛ امري که به کنترل مصرف گاز در کشور و رفع نابرابري میان
مشترکان کم مصرف و پر مصرف کمک شایانی می کند. آخرین گام مهم دولت سیزدهم در حوزه نفت و گاز نیز همین اقدام دولت در آغاز
عملیات اجرایی طرح هاي گازرسانی و پتروشیمی در مناطق مختلف کشور با اعتبار 40 هزار میلیارد تومان است؛ گامی که نشان دهنده عزم

 
دولت سیزدهم براي گاز رسانی به مناطق محروم و توسعه و پیشرفت هرچه بیشتر کشور است. 

کشور از ظرفیت هاي زیادي در حوزه انرژي برخوردار است  
سیدابراهیم رئیسی در این مراسم با تاکید بر اینکه گازرسانی به مناطق مرزي و محروم افتخار دولت است، اظهار کرد: در طرح هاي گازرسانی
امروز 169 روستا در استان خراسان جنوبی از نعمت گاز بهره مند شدند که عمدتا پروژه هاي مصوب در سفر استانی دولت سیزدهم به این
استان در ابتداي کار دولت بود و این سرعت عمل در اجراي مصوبات استانی نشان می دهد دولت به وعده هاي خود صادقانه و پرتلاش عمل

می کند.  
رئیس جمهور به ظرفیت طرح هاي صنعت نفت و پتروشیمی در ایجاد اشتغال، رونق تولید و رشد اقتصادي اشاره کرد و اظهار داشت: با تلفیق

 
نگاه متخصصانه و متعهدانه، توسعه صنعت نفت در همه ابعاد با جدیت پیگیري خواهد شد. 

رئیس جمهور با تأکید بر اینکه صنعت نفت، گاز و پتروشیمی کشور از ظرفیت هاي فراوانی براي توسعه برخوردار است، اظهار داشت: با
شناسایی ظرفیت هاي موجود در این عرصه ها می توانیم جایگاه برتر و بالاتري در سطح منطقه اي و جهانی داشته باشیم. رئیسی گفت:
امروز پس از گذشت 43 سال از پیروزي انقلاب اسلامی، اقدامات و گام هاي بلندي براي پیشرفت کشور برداشته شده است و مصمم هستیم
این روند را با سرعت بیشتري ادامه دهیم. رئیس جمهور اظهار داشت: در حوزه انرژي اقدامات خوبی انجام شده اما کشورمان از ظرفیت هاي

 
زیادي در این زمینه برخوردار است که باید شناسایی و فعال شود تا تولید ارتقا یافته و اشتغال افزایش یابد. 

وي با تأکید بر اینکه دولت مردمی، توسعه و پیشرفت کشور را در پرتو عدالت محوري پیگیري می کند، اظهار داشت: توجه به مناطق محروم
و کم برخوردار در دستور کار دولت قرار دارد و معتقدیم باید به این مناطق رسیدگی بیشتري شود تا مردم بتوانند با احساس عدالت و در رفاه



 
زندگی کنند. 

رئیس جمهور با تاکید بر اینکه افتتاح این طرح ها بر همین مبناي عدالت محوري و امیدآفرینی انجام شده، خاطرنشان کرد: اقداماتی که
وزارت نفت با حرکت جهادي و انقلابی در دستور کار خود قرار داده است، می تواند کشورمان را نه فقط در غرب آسیا، بلکه در عرصه جهانی

 
در جایگاه ممتازي قرار دهد. 

وي گفت: افزایش اعتماد مردم به دولت سرمایه بزرگی است که به هیچ عنوان نباید به آن کم توجهی شود و باید با کار و خدمت رسانی
مضاعف به مردم، اعتماد عمومی را هر چه بیشتر تقویت کنیم. رئیسی تصریح کرد: امروز بزرگ ترین مؤلفه قدرت جمهوري اسلامی ایران،

 
مردم متدین کشورمان هستند که باید روز به روز با کارآمدي نظام اسلامی، بر اعتماد عمومی بیفزاییم. 

 
سرمایه گذاري 40 هزار میلیارد تومانی در صنعت نفت با وجود تحریم ها 

وزیر نفت ارزش طرح هاي گازرسانی و پتروشیمی را که افتتاح یا عملیات اجرایی آن آغاز شده 40 هزار میلیارد تومان عنوان کرد و گفت:

 
گازرسانی به صنایع بی شک در اشتغال زایی و درآمدزایی موثر خواهد بود. 

به گزارش ایرنا، جواد اوجی در آیین گشایش و آغاز کار طرح هاي گازرسانی و پتروشیمی با حضور رئیس جمهوري اظهار داشت: پارسال
مردم بعضی استان هاي کشور به دلیل تأمین نشدن سوخت (گاز یا سوخت مایع) شاهد خاموشی بودند که این مهم به دلیل سرمایه گذاري
نکردن اتفاق افتاد. وي تصریح کرد: با آغاز به کار دولت سیزدهم و با دستور رئیس جمهوري، تأمین سوخت زمستانی به عنوان اولویت نخست

وزارت نفت در دستور کار قرار گرفت و برنامه هاي کوتاه مدت تدوین شد.  
وي با بیان اینکه افزایش سقف مصرف میعانات گازي در پالایشگاه ها، پتروشیمی ها، پالایشگاه هاي کوچک مقیاس و صادرات 2.5 تا 3
برابري میعانات گازي کمک بزرگی به تولید گاز کرده است، اظهار داشت: مصرف گاز در بخش هاي مختلف خانگی، صنایع و نیروگاهی،

 
امسال برخلاف تولید با افزایش 10تا 12 درصدي همراه شده است. 

وزیر نفت به تأمین سوخت مایع نیروگاه ها به عنوان یکی از دغدغه هاي وزارت نفت اشاره کرد و گفت: با افزایش هزینه تانکرهاي سوخت
رسان و ایجاد انگیزه، ذخایر سوخت مایع نیروگاه ها و صنایع 1.5 میلیارد لیتر بیشتر از پارسال بوده است، در حالی که در آغاز به کار دولت،

 
سقف سوخت مایع نیروگاه ها و صنایع 25 درصد کمتر از پارسال بود. 

اوجی با بیان اینکه اجرایی شدن سوآپ گاز ترکمنستان از مسیر ایران به مقصد آذربایجان به پایداري گاز در شمال شرق کشور کمک کرده
است، افزود: با تعمیرات و اورهال پالایشگاه ها، خطوط انتقال، همچنین استفاده از برخی ترفندها خوشبختانه در هیچ استان و شهرستان
کشور قطعی گاز نداشتیم. وي ادامه داد: اگر گاز صنایع و نیروگاه ها هم محدود شده، سوخت مایع با همان قیمت گاز در اختیار آنها قرار

گرفته است.  

 
توسعه میدان هاي گازي با مشارکت شرکت هاي داخلی و خارجی به ارزش 4.5 میلیارد دلار 

وزیر نفت به اقدام هاي بلندمدت این وزارتخانه براي افزایش تولید گاز کشور اشاره کرد و با بیان اینکه 7-6 قرارداد توسعه میدان گازي با
شرکت هاي داخلی و خارجی به ارزش 4.5 میلیارد دلار امضا و عملیات اجرایی آنها آغاز شده است، تصریح کرد: اقدام هاي خوبی براي جمع
آوري گازهاي همراه مشعل که به تولید گاز کشور کمک می کند، انجام شده است. اوجی با بیان اینکه پروژه هاي نیمه کاره و اولویت دار
سرلوحه کار وزارت نفت قرار گرفته است، اظهار کرد: به جرأت می گویم پروژه هاي تعریف شده در مناطق کم برخوردار، اولویت وزارت نفت

است.  
وي ارزش هاي طرح هاي گازرسانی و پتروشیمی را که دیروز افتتاح یا عملیات اجرایی آن آغاز شد 40 هزار میلیارد تومان بیان کرد و گفت:
بحث گازرسانی به صنایع اولویت اصلی ما است و امروز 4 هزار و 114 واحد صنعتی به شبکه گازرسانی متصل شدند که بی شک در اشتغال

زایی و درآمدزایی موثر خواهد بود.  

 
افزایش 26 میلیون مترمکعبی انتقال گاز در کشور 

مدیرعامل شرکت انتقال گاز شرکت ملی گاز ایران با اشاره به بهره برداري از 11 طرح انتقال گاز با حضور رئیس جمهور گفت: با اجراي این
طرح ها 26 میلیون مترمکعب به ظرفیت انتقال گاز کشور افزوده شد. مهدي جمشیدي دانا با اشاره به بهره برداري از 11 طرح انتقال گاز در
کشور با حضور رئیس جمهور گفت: همچنین عملیات 8 طرح انتقال گاز نیز آغاز شد. وي افزود: با بهره برداري از تاسیسات تقویت فشار



خیرگو 8 و ارسنجان 8 با افزایش پایداري در شبکه انتقال گاز کشور، ظرفیت انتقال گاز از طریق خط لوله هشتم سراسري به میزان 10

میلیون مترمکعب در روز افزایش یافت.  
جمشیدي دانا با اشاره به اینکه تا قبل از راه اندازي این تاسیسات، تاسیسات موجود در خط چهارم سراسري با همه واحدها و بدون رزرو
مجبور به بهره برداري بودند، افزود: این امر منجر به افزایش هزینه هاي نگهداري و تعمیرات و مصرف بیشتر سوخت می شد. وي ادامه داد:
همچنین با بهره برداري از قطعه اول خط لوله محمدیه- پارچین به طول 70 کیلومتر با سایز 56 اینچ ظرفیت انتقال گاز از طریق تاسیسات

 
پارچین به میزان 6 میلیون مترمکعب در روز افزایش یافت. 

مدیرعامل شرکت انتقال گاز با تاکید بر اینکه بخشی از مصارف شهر تهران در قبل از محل اتصال این قطعه حوالی چرم شهر و از طریق خط
پنجم تهران رخ داده است، گفت: همچنین سقف فشار و فلو در ورودي تاسیسات پارچین افزایش یافت و انتقال گاز به شمال و شمال شرق
کشور تسهیل شد. وي افزود: همچنین بهره برداري از بخشی از خط لوله نهم سراسري (قطعه بیدبلند- اهواز به طول 100 کیلومتر با سایز
56 اینچ) انجام شد. جمشیدي دانا در پایان بیان کرد: بهره برداري از این قطعه منجر به افزایش ظرفیت انتقال گاز کریدور غرب کشور به
میزان 10 میلیون مترمکعب در روز شد که با تکمیل و بهره برداري از تاسیسات آتی خطوط ششم و نهم سراسري این میزان بتدریج افزایش

می یابد.



ایران در میان 10 کشور نخست تنوع زیستی جهان قرار دارد
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ایران در میان 10 کشور نخست تنوع زیستی جهان قرار دارد  

معاون محیط زیست طبیعی و تنوع زیستی سازمان حفاظت محیط زیست گفت: با توجه به تنوع زیستی ایران که هم اکنون در ردیف 10
کشور نخست جهان قرار دارد، همه باید به حفظ این سرمایه هاي بزرگ کمک کنیم. حسن اکبري در آیین افتتاح پاسگاه محیط بانی اثر ملی
طبیعی کوه نمک «جاشک» در استان بوشهر افزود: کمک مردم به رویکرد اکوتوریسم و منابع پایدار باید توسعه یابد، چون براي سرمایه

گذاري، ایجاد اشتغال و ارزآوري بسیار موثر خواهد بود.



اخبار
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واگذاري 15 هزار میلیارد تومان از املاك غصب شده پهلوي به مردم 

رئیس بنیاد مستضعفان در مراسم واگذاري 113 هزارمین سند از املاك غصب شده توسط خاندان پهلوي به مردم، جزئیاتی از خیانت هاي

خاندان پهلوي و وابستگان دربار را تشریح کرد.  
سید پرویز فتاح اظهار داشت: امام راحل در نخستین گام بعد از پیروزي انقلاب، بنیاد مستضعفان و کمیته امداد را راه اندازي کردند تا نشان

 
دهند فلسفه این انقلاب رسیدگی به محرومان و مستضعفان است. 

وي با اشاره به املاك غصب شده مردم توسط خاندان پهلوي گفت: بیش از 44 هزار سند که شامل 2100 آبادي است و یکی از آنها کل
شهرستان بابلسر است، به نام پهلوي و خاندانش سند خورده و این در حالی است که این زمین ها با زور از صاحبان شان غصب شد و همین

 
امر، پهلوي را به بزرگ ترین فئودال جهان تبدیل کرد. 

فتاح ادامه داد: در اسناد موجود ذکر شده است که درآمد ماهانه رضاشاه در آن زمان از محل اجاره املاکش 70 میلیون تومان بوده و این

یعنی خاندان پهلوي به نوعی همه مردم ایران را رعیت خود کرده بود.  

 
هوشمندسازي به کلانتري ها رسید 

رئیس پلیس پیشگیري انتظامی کشور با تاکید بر ضرورت بهره گیري از فناوري هاي نوین به منظور ارائه خدمات انتظامی هوشمند به

 
شهروندان، از رونمایی پروژه هاي هوشمند پلیس پیشگیري در آینده خبر داد. 

سردار مهدي معصوم بیگی از جمله دستاوردها و برکات انقلاب اسلامی را توسعه امور علمی و فناوري، استقلال علمی و پیشرفت عنوان کرد و
گفت: حوزه هوشمندسازي در پلیس پیشگیري به واسطه ارتباط گسترده با عموم مردم و نیازمندي شهروندان به خدمات انتظامی قابل ارائه

 
توسط کلانتري و پایگاه هاي انتظامی کشور با اهتمام حداکثري در حال پیگیري است. 

وي با تاکید بر ضرورت گذر از پلیس سنتی و معرفی پلیس مدرن و هوشمند به جامعه افزود: تغییرات اجتناب ناپذیر روزمره در عصر حاضر،

افزایش نفوس و تنوع نیازمندي ها، پلیس را بر آن داشته است تا همگام با این تغییرات رویکردهاي خود را متحول کند.  

 
افزایش پایگاه هاي هوایی اورژانس کشور در دستور کار 

رئیس سازمان اورژانس کشور با اشاره به پیشرفت این سازمان پس از انقلاب اسلامی گفت: در برنامه هاي سازمان پیش بینی شده است که

20 پایگاه هوایی به 50 پایگاه هوایی اورژانس اضافه شود.  
جعفر میعادفر در آستانه سالروز پیروزي انقلاب گفت: اورژانس کشور پیشرفت هاي زیادي داشته است. زمان انقلاب حدود 20 پایگاه داشتیم

 
ولی در حال حاضر بالغ بر 3000 پایگاه اورژانس و 50 پایگاه هوایی و اورژانس موتوري داریم. 

وي ادامه داد: سالانه 4 میلیون و 500 هزار ماموریت بدون وقفه و به صورت24 ساعته انجام می شود، اورژانس موتوري در تهران و برخی
شهر هاي بزرگ فعال است. در حال حاضر نزدیک به 200 موتورلانس در حال خریداري است، از قبل نیز 200 موتورلانس در تهران فعال

 
بوده که 150 موتور به صورت 24 ساعته در پایتخت فعال است. 

میعادفر افزود: اورژانس هوایی حدود 300 مادر باردار را در مناطق صعب العبور به مراکز درمانی منتقل کرده است.  

 
ایجاد 9 هزار شغل در آذربایجان شرقی توسط بنیاد برکت 



مرتضی نیازي، معاون توسعه اشتغال اجتماع محور بنیاد برکت گفت: تا امروز 3 هزار و 48 طرح اشتغال زایی اجتماع محور در مناطق محروم

 
و روستایی آذربایجان شرقی به بهره برداري رسیده که ایجاد 9 هزار و 144 فرصت شغلی را به دنبال داشته است. 

وي با اشاره به فعالیت بنیاد برکت در آذربایجان شرقی از سال 1398 اظهار داشت: 14 شهرستان، 32 بخش و 223 روستا در استان تحت

 
پوشش فعالیت هاي اشتغال زایی بنیاد قرار دارند. 

به گفته معاون توسعه اشتغال اجتماع محور بنیاد برکت، 27 مجري و تسهیل گر این بنیاد در مناطق روستایی و کم برخوردار استان

آذربایجان شرقی مشغول خدمت رسانی و ایجاد و تکمیل فرآیند اشتغال زایی هستند.  
نیازي خاطرنشان کرد: حجم کل سرمایه گذاري براي راه اندازي 3 هزار و 48 طرح اشتغال زایی در استان آذربایجان شرقی 3 هزار و 440

 
میلیارد ریال است. 

وي درباره رسته هاي مشاغل ایجاد شده در آذربایجان شرقی نیز توضیح داد: رسته هاي کشاورزي، خدمات و صنعتی به ترتیب با 58، 27 و

15 درصد بیشترین سهم را از مشاغل ایجاد شده توسط بنیاد برکت در استان به خود اختصاص می دهند.  

 
سند 2700 متر از میدان آزادي به نام شهرداري تهران است 

مدیر عامل سازمان املاك و مستغلات شهرداري تهران اعلام کرد: سند بخش دیگري از میدان آزادي به نام شهرداري تهران صادر شد.  
حسن محمدحسن زاده گفت: با صدور این سند تاکنون سند 2700 متر از میدان آزادي به نام شهرداري تهران صادر شده و مابقی در حال

 
بررسی و تثبیت است. 

وي افزود: با هماهنگی هاي انجام شده براي حفظ و صیانت از اموال شهرداري تهران و حفظ حقوق بیت المال، کارگروهی با حضور حوزه هاي
ذي ربط به ریاست بازپرس ویژه شوراي حفظ حقوق بیت المال تشکیل شده است. از دستاوردهاي این کارگروه صدور اسنادي همچون

بخشی از اتوبان شهید همت، بخشی از میدان آزادي، حاشیه اتوبان حکیم و موارد دیگر است.



حقوق محیط بانان در سال 1401 افزایش پیدا می کند

منبع: ایسناشماره خبر:  682  |  تاریخ: 1400/11/20

سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1401 از افزایش حقوق و دستمزد محیط بانان در سال 1401 در سقف منابع سازمان
محیط زیست خبر داد.

به گزارش ایسنا، رحیم زارع در توضیح مصوبات عصر امروز
کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1401 گفت: در راستاي رفع
تبعیض در پرداخت حقوق و دستمزد کارکنان و با توجه به
وظایف حاکمیتی و نظارتی خطیر سازمان حفاظت محیط
زیست، حقوق و دستمزد محیط بانان در سال 1401 در سقف

 
منابع این سازمان افزایش پیدا می کند. 

وي اضافه کرد: همچنین در اجراي قانون حمایت از توسعه
صنایع پایین دستی نفت خام و میعانات گازي با استفاده از
سرمایه گذاري مردمی و اصلاحات و الحاقی بعدي آن، هیئت

امناي صندوق توسعه ملی مکلف شد تا تشریفات قانونی اعطاي مجوز تنفس خوراك به طرح هاي موضوع قانون را که داراي مجوز احداث از
وزارت نفت هستند به نحوي پیگیري شود که مجوز تنفس خوراك مزبور حداکثر ابتداي اردیبهشت ماه سال 1401 صادر و به آنها ابلاغ شود.

زارع ادامه داد: همچنین در مواردي که صندوق توسعه ملی سهم خود از صادرات نفت خام و میعانات گازي را به صورت حواله نفتی دریافت
می کند مجاز است حواله هاي مزبور را به عنوان تسهیلات صرف تامین منابع مورد نیاز طرح هاي تولیدي با اولویت طرح هاي

 
پتروپالایشگاهی کند و بازپرداخت اصل و فرع این تسهیلات به صورت ارزي خواهد بود. 

سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال 1401 مجلس ادامه داد: به منظور تکمیل مصلاهاي نیمه کاره کشور با معرفی شوراي
سیاستگذاري ائمه جمعه کشور، قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا موظف شد نسبت به تکمیل و تحویل مصلاها اقدام کند . براین اساس به مقدار
یک هزار میلیارد تومان براي مصلاهاي سراسر کشور و یک هزار میلیارد تومان نیز براي مصلاي تهران از محل بند (ي) تبصره یک اختصاص
یافت. هزینه کرد این اقدام پس از تایید سازمان مدیریت و برنامه ریزي کشور و در قبال نفت خام به نرخ رسمی صادرات نفت در مکان هاي

 
مورد نظر قرارگاه، تحویل می شود. درآمد این بند از طریق تهاتر نفت خام با قرارگاه خاتم الانبیا تسویه خواهد شد. 

وي خاطرنشان کرد: مازاد هزینه تحصیلی دانشجویان تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) و سازمان بهزیستی کشور به مبلغ 200
میلیارد تومان از محل درآمد حاصل از هدفمندي یارانه ها براي ارتقاي سطح مناطق کمتر توسعه یافته در قالب وام از طریق صندوق هاي
رفاه دانشجویان وزارتخانه هاي علوم، تحقیقات و فناوري و بهداشت، درمان و آموزش پزشکی براساس سرانه دانشجویی در اختیار افراد قرار
خواهد گرفت. اقساط وام هاي مذکور پس از فراغت از تحصیل و اشتغال به کار افراد پرداخت می شود، دانشجویان تحت پوشش نهادهاي

حمایتی مذکور و فرزندان رزمندگان معسر در اولویت دریافت وام هستند.  

زارع در پایان اظهار کرد: همچنین به منظور ارائه تصویر درستی از ایران مصوب شد هزینه کرد اشخاص حقوقی در خصوص تولید و انتشار
محتواي فرهنگی، معرفی ظرفیت هاي گردشگري به زبان هاي خارجی با هماهنگی و تایید وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی



به عنوان هزینه قابل قبول مالیاتی قلمداد شود.  

انتهاي پیام



حقوق محیط بانان در سال آینده افزایش پیدا می کند

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  683  |  تاریخ: 1400/11/20

فصل اقتصاد - سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال 1401 مجلس گفت: نمایندگان در راستاي رفع تبعیض در پرداخت
حقوق و دستمزد کارکنان و با توجه به وظایف حاکمیتی و نظارتی خطیر سازمان حفاظت محیط زیست، با افزایش حقوق و دستمزد

محیط بانان در سال آینده موافقت کردند.

فصل اقتصاد - سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال
1401 مجلس گفت: نمایندگان در راستاي رفع تبعیض در
پرداخت حقوق و دستمزد کارکنان و با توجه به وظایف
حاکمیتی و نظارتی خطیر سازمان حفاظت محیط زیست، با
افزایش حقوق و دستمزد محیط بانان در سال آینده موافقت

کردند.  

به گزارش فصل اقتصاد ، رحیم زارع سخنگوي کمیسیون
تلفیق لایحه بودجه سال 1401 مجلس در تشریح مصوبات آخرین نشست این کمیسیون گفت: نمایندگان در راستاي رفع تبعیض در
پرداخت حقوق و دستمزد کارکنان و با توجه به وظایف حاکمیتی و نظارتی خطیر سازمان حفاظت محیط زیست، با افزایش حقوق و دستمزد

 
محیط بانان در سال 1401 در سقف منابع این سازمان موافقت کردند. 

زارع بیان کرد: کمیسیون تلفیق بودجه در نشست امروز در اجراي قانون حمایت از توسعه صنایع پایین دستی نفت خام و میعانات گازي با
استفاده از سرمایه گذاري مردمی و اصلاحات و الحاقی بعدي آن، هیئت امناي صندوق توسعه ملی را مکلف کردند تا تشریفات قانونی اعطاي
مجوز تنفس خوراك به طرح هاي موضوع قانون را که داراي مجوز احداث از وزارت نفت هستند به نحوي پیگیري کند که مجوز تنفس

 
خوراك مزبور حداکثر ابتداي اردیبهشت ماه سال 1401به آنها ابلاغ شود. 

نماینده مردم آباده و بوانات در مجلس تاکید کرد: همچنین در مواردي که صندوق توسعه ملی سهم خود از صادرات نفت خام و میعانات
گازي را به صورت حواله نفتی دریافت می کند مجاز است حواله هاي مزبور را به عنوان تسهیلات صرف تامین منابع مورد نیاز طرح هاي

 
تولیدي با اولویت طرح هاي پتروپالایشگاهی کند و بازپرداخت اصل و فرع این تسهیلات به صورت ارزي خواهد بود. 

سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال 1401 مجلس ادامه داد: همچنین کمیسیون تلفیق به منظور تکمیل مصلاهاي نیمه کاره کشور
با معرفی شوراي سیاستگذاري ائمه جمعه کشور، قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء(ص) را موظف کردند، نسبت به تکمیل و تحویل مصلاها اقدام
کند و براین اساس به مقدار یک هزار میلیارد تومان براي مصلا هاي سراسر کشور و یک هزار میلیارد تومان نیز براي مصلاي تهران از محل
بند (ي) تبصره یک اختصاص یافت. هزینه کرد این اقدام پس از تایید سازمان مدیریت و برنامه ریزي کشور و در قبال نفت خام به نرخ
رسمی صادرات نفت در مکان هاي مورد نظر قرارگاه، تحویل می شود. درآمد این بند از طریق تهاتر نفت خام با قرارگاه خاتم الانبیاء(ص)

 
تسویه خواهد شد. 

وي تصریح کرد: به موجب دیگر مصوبه این کمیسیون، مازاد هزینه تحصیلی دانشجویان تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) و
سازمان بهزیستی کشور به مبلغ 200 میلیارد تومان از محل درآمد حاصل از هدفمندي یارانه ها براي ارتقاي سطح مناطق کمتر توسعه یافته
در قالب وام از طریق صندوق هاي رفاه دانشجویان وزارتخانه هاي علوم، تحقیقات و فناوري و بهداشت، درمان و آموزش پزشکی براساس

 
سرانه دانشجویی در اختیار افراد قرار خواهد گرفت. 

زارع بیان کرد: اقساط وام هاي مذکور پس از فراغت از تحصیل و اشتغال به کار افراد پرداخت می شود، دانشجویان تحت پوشش نهادهاي



حمایتی مزکور و فرزندان رزمندگان معسر در اولویت دریافت وام می باشند.  
این نماینده مردم در مجلس تصریح کرد: کمیسیون تلفیق همچنین به منظور ارائه تصویر درستی از ایران مصوب کردند، هزینه کرد اشخاص
حقوقی در خصوص تولید و انتشار محتواي فرهنگی، معرفی ظرفیت هاي گردشگري به زبان هاي خارجی با هماهنگی و تایید وزارت میراث

فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی به عنوان هزینه قابل قبول مالیاتی قلمداد شود./  
پایان پیام



زارع خبر داد؛ موافقت کمیسیون تلفیق با افزایش حقوق محیط بانان در سال آینده

منبع: شفقناشماره خبر:  684  |  تاریخ: 1400/11/20

شفقنا- سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال 1401 از موافقت این کمیسیون با افزایش حقوق محیط بانان در سال آینده
خبر داد. به گزارش شفقنا، رحیم زارع سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال 1401 در تشریح مصوبات آخرین نشست این

کمیسیون گفت: نمایندگان در راستاي رفع تبعیض در پرداخت حقوق و دستمزد کارکنان و ...

 
شفقنا- سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال 1401 از موافقت این کمیسیون با افزایش حقوق محیط بانان در سال آینده خبر داد. 

به گزارش شفقنا، رحیم زارع سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال 1401 در تشریح مصوبات آخرین نشست این کمیسیون گفت:
نمایندگان در راستاي رفع تبعیض در پرداخت حقوق و دستمزد کارکنان و با توجه به وظایف حاکمیتی و نظارتی خطیر سازمان حفاظت

 
محیط زیست، با افزایش حقوق و دستمزد محیط بانان در سال 1401 در سقف منابع این سازمان موافقت کردند. 

زارع بیان کرد: کمیسیون تلفیق بودجه در نشست امروز در اجراي قانون حمایت از توسعه صنایع پایین دستی نفت خام و میعانات گازي با
استفاده از سرمایه گذاري مردمی و اصلاحات و الحاقی بعدي آن، هیئت امناي صندوق توسعه ملی را مکلف کردند تا تشریفات قانونی اعطاي
مجوز تنفس خوراك به طرح هاي موضوع قانون را که داراي مجوز احداث از وزارت نفت هستند به نحوي پیگیري کند که مجوز تنفس

خوراك مزبور حداکثر ابتداي اردیبهشت ماه سال 1401 ساده و به آنها ابلاغ شود.  

سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال 1401 تأکید کرد: همچنین در مواردي که صندوق توسعه ملی سهم خود از صادرات نفت خام
و میعانات گازي را به صورت حواله نفتی دریافت می کند، مجاز است حواله هاي مزبور را به عنوان تسهیلات صرف تأمین منابع مورد نیاز

طرح هاي تولیدي با اولویت طرح هاي پتروپالایشگاهی کند و بازپرداخت اصل و فرع این تسهیلات به صورت ارزي خواهد بود.  

زارع ادامه داد: همچنین کمیسیون تلفیق به منظور تکمیل مصلاهاي نیمه کاره کشور با معرفی شوراي سیاستگذاري ائمه جمعه کشور،
قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا را موظف کردند، نسبت به تکمیل و تحویل مصلاها اقدام کند و بر این اساس به مقدار یک هزار میلیارد تومان
براي مصلاهاي سراسر کشور و یک هزار میلیارد تومان نیز براي مصلاي تهران از محل بند (ي) تبصره یک اختصاص یافت. هزینه کرد این
اقدام پس از تأیید سازمان مدیریت و برنامه ریزي کشور و در قبال نفت خام به نرخ رسمی صادرات نفت در مکان هاي مورد نظر قرارگاه،

تحویل می شود. درآمد این بند از طریق تهاتر نفت خام با قرارگاه خاتم الانبیا تسویه خواهد شد.  

وي تصریح کرد: به موجب مصوبه دیگر این کمیسیون، مازاد هزینه تحصیلی دانشجویان تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) و
سازمان بهزیستی کشور به مبلغ 200 میلیارد تومان از محل درآمد حاصل از هدفمندي یارانه ها براي ارتقاي سطح مناطق کمتر توسعه یافته
در قالب وام از طریق صندوق هاي رفاه دانشجویان وزارتخانه هاي علوم، تحقیقات و فناوري و بهداشت، درمان و آموزش پزشکی براساس

 
سرانه دانشجویی در اختیار افراد قرار خواهد گرفت. 

سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال 1401 بیان کرد: اقساط وام هاي مذکور پس از فراغت از تحصیل و اشتغال به کار افراد پرداخت

 
می شود، دانشجویان تحت پوشش نهادهاي حمایتی مزدور و فرزندان رزمندگان مؤثر در اولویت دریافت وام هستند. 

زارع تصریح کرد: کمیسیون تلفیق همچنین به منظور ارائه تصویر درستی از ایران مصوب کردند، هزینه کرد اشخاص حقوقی در خصوص



تولید و انتشار محتواي فرهنگی، معرفی ظرفیت هاي گردشگري به زبان هاي خارجی با هماهنگی و تأیید وزارت میراث فرهنگی، گردشگري

و صنایع دستی به عنوان هزینه قابل قبول مالیاتی قلمداد شود.  

 
انتهاي پیام 

 
fa.shafaqna.com شفقنا در شبکه هاي اجتماعی: توییتر | اینستاگرام | تلگرام 

https://fa.shafaqna.com/?p=1315462 : لینک کوتاه خبر



مرکز تولیدي البسه کمیته امداد امام خمینی (ره) هویزه افتتاح شد

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  685  |  تاریخ: 1400/11/20

آیین افتتاح مرکز تولیدي - آموزشی البسه صنعتی و غیر صنعتی کمیته امداد امام خمینی (ره) هویزه با حضور مشاور امور بانوان
وزارت نفت و جمعی از مسئولان محلی برگزار شد.

آیین افتتاح مرکز تولیدي - آموزشی البسه صنعتی و غیر صنعتی کمیته امداد امام خمینی (ره) هویزه با حضور مشاور امور بانوان

 
وزارت نفت و جمعی از مسئولان محلی برگزار شد. 

به گزارش ایکنا از خوزستان، آیین افتتاح مرکز تولیدي - آموزشی
البسه صنعتی و غیر صنعتی کمیته امداد امام خمینی (ره) هویزه با
حضور مشاور امور بانوان وزارت نفت و جمعی از مسئولان محلی

 
برگزار شد. 

جمال شیبه، مدیرکل کمیته امداد خوزستان در این مراسم گفت:
این مرکز که با همت حوزه معاونت اشتغال و خودکفایی استان و در
جهت ایجاد اشتغال پایدار مددجویان امداد هویزه راه اندازي شده

 
است میتواند بصورت مستقیم در ایجاد 30 نفر اشتغال پایدار و آموزش 120 نفر در سال نقش آفرین باشد. 

وي افزود: این مرکز با اعتبار 20 میلیارد ریال احداث ساختمان و تجهیز وسایل کارگاه راه اندازي شد و آموزش، اشتغال و توانمندسازي

 
مددجویان تحت حمایت این نهاد از اهداف و مفاد این همکاري هستند. 

شیبه گفت: براساس این همکاري، شرکت نفت ایران اجراي برنامه هاي توانمندسازي خانوار هاي تحت حمایت به عنوان یک مسئولیت
اجتماعی، افزایش فرصت هاي شغلی و توسعه زمینه هاي مشترك همکاري آموزشی در حوزه هاي مختلف استفاده بهینه از ظرفیت هاي

 
محلی افزایش سطح دانش فنی نیروها عهده دار است. 

شیبه توسعه دانش فنی و مهارتی نیرو هاي کاردان جهت کار، همکاري در استقرار بکارگیري و نظارت ارزیابی صلاحیت هاي حرفه اي نیرو
هاي اجراي تعیین صلاحیت و همچنین همکاري در برگزاري دوره هاي آموزشی مورد نیاز و اجراي کارگاه آموزشی را از جمله اقدامات امداد

خوزستان برشمرد.  

انتهاي پیام



موافقت کمیسیون تلفیق با افزایش حقوق محیط بانان در سال آینده

منبع: فصل سیاستشماره خبر:  686  |  تاریخ: 1400/11/20

فصل سیاست - سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال 1401 از موافقت این کمیسیون با افزایش حقوق محیط بانان در سال
آینده خبر داد.

فصل سیاست - سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال
1401 از موافقت این کمیسیون با افزایش حقوق محیط بانان

 
در سال آینده خبر داد. 

به گزارش فصل سیاست ، رحیم زارع سخنگوي کمیسیون
تلفیق لایحه بودجه سال 1401 در تشریح مصوبات آخرین
نشست این کمیسیون گفت: نمایندگان در راستاي رفع تبعیض
در پرداخت حقوق و دستمزد کارکنان و با توجه به وظایف

حاکمیتی و نظارتی خطیر سازمان حفاظت محیط زیست، با افزایش حقوق و دستمزد محیط بانان در سال 1401 در سقف منابع این سازمان

 
موافقت کردند. 

زارع بیان کرد: کمیسیون تلفیق بودجه در نشست امروز در اجراي قانون حمایت از توسعه صنایع پایین دستی نفت خام و میعانات گازي با
استفاده از سرمایه گذاري مردمی و اصلاحات و الحاقی بعدي آن، هیئت امناي صندوق توسعه ملی را مکلف کردند تا تشریفات قانونی اعطاي
مجوز تنفس خوراك به طرح هاي موضوع قانون را که داراي مجوز احداث از وزارت نفت هستند به نحوي پیگیري کند که مجوز تنفس

خوراك مزبور حداکثر ابتداي اردیبهشت ماه سال 1401 ساده و به آنها ابلاغ شود.  
سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال 1401 تأکید کرد: همچنین در مواردي که صندوق توسعه ملی سهم خود از صادرات نفت خام
و میعانات گازي را به صورت حواله نفتی دریافت می کند، مجاز است حواله هاي مزبور را به عنوان تسهیلات صرف تأمین منابع مورد نیاز

طرح هاي تولیدي با اولویت طرح هاي پتروپالایشگاهی کند و بازپرداخت اصل و فرع این تسهیلات به صورت ارزي خواهد بود.  
زارع ادامه داد: همچنین کمیسیون تلفیق به منظور تکمیل مصلاهاي نیمه کاره کشور با معرفی شوراي سیاستگذاري ائمه جمعه کشور،
قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا را موظف کردند، نسبت به تکمیل و تحویل مصلاها اقدام کند و بر این اساس به مقدار یک هزار میلیارد تومان
براي مصلاهاي سراسر کشور و یک هزار میلیارد تومان نیز براي مصلاي تهران از محل بند (ي) تبصره یک اختصاص یافت. هزینه کرد این
اقدام پس از تأیید سازمان مدیریت و برنامه ریزي کشور و در قبال نفت خام به نرخ رسمی صادرات نفت در مکان هاي مورد نظر قرارگاه،

 
تحویل می شود. درآمد این بند از طریق تهاتر نفت خام با قرارگاه خاتم الانبیا تسویه خواهد شد. 

وي تصریح کرد: به موجب مصوبه دیگر این کمیسیون، مازاد هزینه تحصیلی دانشجویان تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) و
سازمان بهزیستی کشور به مبلغ 200 میلیارد تومان از محل درآمد حاصل از هدفمندي یارانه ها براي ارتقاي سطح مناطق کمتر توسعه یافته
در قالب وام از طریق صندوق هاي رفاه دانشجویان وزارتخانه هاي علوم، تحقیقات و فناوري و بهداشت، درمان و آموزش پزشکی براساس

 
سرانه دانشجویی در اختیار افراد قرار خواهد گرفت. 

سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال 1401 بیان کرد: اقساط وام هاي مذکور پس از فراغت از تحصیل و اشتغال به کار افراد پرداخت

می شود، دانشجویان تحت پوشش نهادهاي حمایتی مزدور و فرزندان رزمندگان مؤثر در اولویت دریافت وام هستند.  
زارع تصریح کرد: کمیسیون تلفیق همچنین به منظور ارائه تصویر درستی از ایران مصوب کردند، هزینه کرد اشخاص حقوقی در خصوص



تولید و انتشار محتواي فرهنگی، معرفی ظرفیت هاي گردشگري به زبان هاي خارجی با هماهنگی و تأیید وزارت میراث فرهنگی، گردشگري
و صنایع دستی به عنوان هزینه قابل قبول مالیاتی قلمداد شود.



رونمایی از یادمان شهداي گمنام دانشگاه آزاد اسلامی سیرجان

منبع: آناشماره خبر:  687  |  تاریخ: 1400/11/20

آئین رونمایی از یادمان شهداي گمنام دانشگاه آزاد اسلامی سیرجان با حضور حجت الاسلام سید روح االله میرشفیعی، مسئول نهاد
نمایندگی مقام معظم رهبري دانشگاه آزاد اسلامی کرمان، علیرضا منظري توکلی، رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان کرمان، علی

یعقوبی پور، رئیس دانشگاه آزاد اسلامی سیرجان برگزار شد.

آئین رونمایی از یادمان شهداي گمنام دانشگاه آزاد اسلامی سیرجان با حضور حجت الاسلام سید روح االله میرشفیعی، مسئول نهاد
نمایندگی مقام معظم رهبري دانشگاه آزاد اسلامی کرمان، علیرضا منظري توکلی، رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان کرمان، علی یعقوبی پور،

 
رئیس دانشگاه آزاد اسلامی سیرجان برگزار شد. 

به گزارش گروه استان ها خبرگزاري آنا، حجت الاسلام سید روح االله
میرشفیعی با تأکید بر اهمیت مسئله جهاد تبیین مبتنی بر بیانات
مقام معظم رهبري (مدظله العالی)،گفت: جهاد تبیین مگر با هم
افزایی و هم دلی جامعه دانشگاهی کشور حاصل نمی شود. دانشگاه
آزاد اسلامی سیرجان در این خصوص تا به الان خوب درخشیده و
طبق فرمایشات مقام رهبري در این ایام تحریم هاي ظالمانه استکبار
جهانی علیه کشور، به کمک صنعت آمده است که حائز قدردانی

 
است. 

مسئول نهاد نمایندگی مقام معظم رهبري دانشگاه آزاد اسلامی کرمان بیان کرد: بر مبناي رهنمودهاي رهبر انقلاب باید به سمت مسئله
محور شدن دانشگاه ها حرکت کرد. ظهور و بروز این رهنمود را به صورت عملی در دانشگاه آزاد اسلامی سیرجان می توان دید، آن چنان که
تمام نیروها و ظرفیت هاي موجود در این واحد، پاي کار حل مشکلات و مسائل صنعت آمده اند و در جهت پیشبرد اهداف ملی و خنثی

 
سازي تحریم ها گام هاي مؤثري برداشته اند. دانشگاه آزاد اسلامی سیرجان نقطه امید و امیدآفرینی مبتنی بر بیانیه گام دوم انقلاب است. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان کرمان گفت: 29 بهمن؛ روز اقتصاد مقاومتی و کارآفرینی هست که الحمداالله توفیق حضور در یکی از
بهترین دانشگاه هاي کشور در این حوزه داریم. نقش دانشگاه آزاد اسلامی سیرجان در برقراري ارتباط با صنعت مفید و مؤثر بوده است و
الگوي دانشگاه هاي کشور در کارگاه هاي مهندسی معکوس، ساخت قطعات با تکنولوژي بالا و پیشرفته و حل مسائل حوزه صنعت، قطعاً

 
واحد سیرجان است. 

دکتر علی یعقوبی پور در این آئین بیان داشت: سلام خداوند بر آنان که از عالم خاك به سوي افلاك پر کشیدند و جلوه هاي دنیاي فانی را
رها کرده و گوي سبقت از ملائک ربودند و محو جمال حق گشته و وجه االله باقی را برگزیدند و با لبیک به نداي ملکوتی مولاي خویش به
سوي معشوق حقیقی شتافتند و در پاسخ به نداي «هل من ناصر» سرور و سالار شهیدان با یزیدیان زمان به ستیز برخاستند و جان شیرین

 
خود را با خالق خویش معامله کردند و به درگاه قرب الهی نائل آمدند 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی سیرجان گفت: شهید با طبیعت و ذاتی که سرشته عشق و علاقه به وصال محبوب و معشوق است و همین عشق
سبب حرکت و جنبش اوست. در پرتو تجلیات حق، از خود بیخود گشته است. با انتخاب شهادت به زیباترین شکل در جوار محبوب قرار می
گیرد، خون شهید عامل بقاي جوامع انسانی و تداوم ارزش هاي مقدسی است که انسانیت ، شرف ، عدالت و آزادي در پرتو آن، جان و رمق



 
می گیرند و استمرار می یابد. پیروزي شکوهمند انقلاب اسلامی از ثمره خون شهیدان، مجاهدت امت شهیدپرور ایران است. 

انتهاي پیام/4129/



تجلیل از 27 دانشجوي برتر علمی، 8 استاد پژوهشگر، 2 دانشجوي برتر ورزشی و 3
دانشجوي برتر فرهنگی پردیس لردگان

منبع: آناشماره خبر:  688  |  تاریخ: 1400/11/20

هم زمان با ایام دهه مبارك فجر انقلاب، از 27 دانشجوي برتر علمی، 8 استاد پژوهشگر، 2 دانشجوي برتر ورزشی و 3 دانشجوي برتر
فرهنگی دانشگاه آزاد اسلامی پردیس لردگان تجلیل شد.

هم زمان با ایام دهه مبارك فجر انقلاب، از 27 دانشجوي برتر علمی، 8 استاد پژوهشگر، 2 دانشجوي برتر ورزشی و 3 دانشجوي برتر

 
فرهنگی دانشگاه آزاد اسلامی پردیس لردگان تجلیل شد. 

به گزارش گروه استان ها خبرگزاري آنا، در مراسمی با حضور
مسئولان استانی و شهرستانی از برترین هاي علمی، پژوهشی،
فرهنگی و ورزشی دانشگاه آزاد اسلامی پردیس لردگان در سالن

 
جلسات کمیته امداد امام خمینی (ره) لردگان تجلیل شد. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان چهارمحال و بختیاري با تبریک
ایام دهه فجر انقلاب و چهل و سومین سالگرد پیروزي شکوهمند
انقلاب اسلامی ایران گفت: دانشگاه هاي نسل اول، دانشگاه هاي

آموزشی بودند و صرفاً در خصوص مسائل آموزشی فعالیت داشتند که صاحب نظران و مسئولان بعدها به این نتیجه رسیدند که مسائل

 
پژوهشی هم باید در کنار مسائل آموزشی اهمیت داده شود. 

ابراهیم رحیمی اظهار کرد: با ایجاد پژوهشکده هایی در کنار آموزش، دانشگاه هاي نسل دوم شکل گرفتند که تا چندي پیش دانشگاه هاي
کشور ما هم از نوع دانشگاه هاي نسل اول و دوم بودند ولی در سال هاي اخیر دانشگاه ها وارد نسل سوم یعنی دانشگاه هاي مسئله محور

 
شدند. 

وي توضیح داد: دانشگاه هاي نسل سوم دانشگاه هایی هستند که نه تنها مسائل آموزشی و پژوهشی را دنبال می کنند بلکه براي رفع

 
مشکلات منطقه، کشور و حتی بین المللی تلاش می کنند. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی شهرکرد عنوان کرد: در حال حاضر در کنار مسائل آموزشی و پژوهشکده ها، اندیشکده ها در دانشگاه ها شکل
گرفته که در پژوهشکده ها مسائل تخصصی مورد بررسی قرار می گیرد و در اندیشکده ها تمام جوانب اجتماعی، اقتصادي و فرهنگی دیده

 
می شود. 

رحیمی خاطرنشان کرد: اندیشکده ها در کشورهاي غربی منابع مالی خود را از طریق صنعت و بخش خصوصی تأمین می کنند و در

 
کشورهایی که از لحاظ اقتصادي ضعیف تر هستند دولت ها تأمین کننده منابع مالی آن ها هستند. 

وي تصریح کرد: در کشور ایران خیرین هم در تأمین منابع مالی اندیشکده ها نقش دارند لذا ایده هاي جدیدي در سال هاي اخیر ایجاد شد.  



در این مراسم رئیس دانشگاه آزاد اسلامی پردیس لردگان هم ضمن گرامیداشت چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی با اشاره به
اهداف و چشم اندازهاي دانشگاه آزاد اسلامی پردیس لردگان گفت: دانشگاه آزاد اسلامی لردگان با شعار صداي پاي آینده، پژوهش محوري
مبتنی بر حل مسئله، خلاقیت و کارآفرینی آمده تا در کنار فعالیت هاي آموزشی و پژوهشی روتین حاکم بر فضاهاي آموزشی و دانشگاهی

ماهیت خود را به مسئولیت پذیري اجتماعی نزدیک کند و در این زمینه ایفاي نقش کند.  

بیژن خلیل مقدم افزود: دانشگاه آزاد اسلامی لردگان در همین راستا چندین ساختار نوآورانه را تدوین و ایده پردازي کرده است و هم اکنون

به میمنت این ایام مبارك نخستین ساختار خود را اجرایی می کند.  

وي بیان کرد: تلاش این مجموعه دانشگاهی بر این است که در بخش صنعت و جامعه نقش آفرینی کند و آن گونه که خود را مدیون جامعه

 
می داند به وظیفه خود عمل کند. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی پردیس لردگان یادآور شد: این نیککده آموزشی، پژوهشی و فرهنگی به عنوان نخستین نیککده کشور در دانشگاه
آزاد اسلامی لردگان افتتاح خواهد شد و در این نیککده قصد داریم مسئولیت اجتماعی دانشگاه و آنچه در برترین هاي دانشگاه هاي جهان در

چشم انداز اصلی آن ها مدون شده است را به واقعیت برسانیم.  

خلیل مقدم با اشاره به اینکه نیککده داراي سه مؤلفه اصلی نیک سراي آموزشی، نیک سراي پژوهشی و نیک سراي فرهنگی است، تصریح
کرد: زمانی که شعار دانشگاه آزاد اسلامی لردگان را صداي پاي آینده تدوین کردیم صرف چند واژه کنار هم تنظیم شده نبود و در این
دانشگاه قرار است کارکنان، استادان و دانشجویان با یک شبکه سازي در جهتی حرکت کنند که صرفاً مدرك گرایی هدف اصلی نباشد بلکه
در این دانشگاه قرار است مسائل واقعی کف جامعه، صنعت و سازمان ها را ضمن شناسایی و اولویت بندي در فضاهاي نیک اندیشانه ي

 
داوطلبانه مدیریت، هدایت و مورد بررسی قرار دهیم. 

پخش سرود انقلاب توسط گروه سرود دبستان پسرانه سما دانشگاه آزاد اسلامی لردگان، تک خوانی توسط یکی از دانشجویان هنرمند و

 
تجلیل از استادان، کارکنان و دانشجویان برتر علمی و فرهنگی از دیگر برنامه هاي این نشست بود. 

انتهاي پیام/4129/



دانشگاه سیستان و بلوچستان هیچ محدودیتی براي پذیرش دانشجوي خارجی ندارد
/حضوري شدن دانشگاه ها در اولویت وزارت علوم

منبع: ایلناشماره خبر:  689  |  تاریخ: 1400/11/20

معاون آموزش دانشگاه سیستان و بلوچستان گفت: ما هیچ محدودیتی براي پذیرش دانشجوي خارجی نداریم و حتی می توانیم
دانشجویان را بورسیه کنیم.

معاون آموزش دانشگاه سیستان و بلوچستان گفت: ما هیچ
محدودیتی براي پذیرش دانشجوي خارجی نداریم و حتی می

 
توانیم دانشجویان را بورسیه کنیم. 

به گزارش خبرنگار ایلنا، فرهاد شهرکی بعد از ظهر روز
چهارشنبه در نشست با اصحاب رسانه ضمن گرامیداشت دهه
فجر اظهار داشت: دانشگاه سیستان و بلوچستان تلاش داشته
در پنج دهه فعالیت، امانت دار خوبی براي فعالیت هاي
آموزشی، پژوهشی، کارآفرینی و جامعه محور بودن باشد یعنی
همراه با نقش هایی که دانشگاه ها باید ایفا کند سعی کرده

 
این ماموریت ها را نیز به خوبی به سرانجام برساند. 

وي افزود: یکی از کارهایی که در دانشگاه سیستان و بلوچستان انجام شده برگزاري آزمون تولیمو است. آزمون MSRT از قبل انجام میشد
اما به دلیل شیوع کرونا برگزاري این آزمون به مشکل خورد و خوشبختانه با سرمایه گذاري 2 میلیارد ریالی دانشگاه سیستان و بلوچستان،
مرکز برگزاري آزمون زبان انگلیسی پیشرفته برخط را از سازمان آموزش کشور گرفتیم و در حال حاضر سومین آزمون برگزار شد و از نظر

تعداد برگزاري ازمون و دومینو شرکت کنندگان مرکز کشوري هستیم.  

وي افزود: سیاست وزارت علوم و وزیر علوم این است که دانشگاه ها در اسرع وقت حضوري شوند اما پارامتر هاي مختلفی باید وجود داشته

باشد که کار راسخت تر می کند و مهم ترین قسمت بخش اسکان دانشجویان است .  

وي افزود: دانشگاه سیستان و بلوچستان قبل از کرونا 5 هزار و 500 نفر دانشگاه خوابگاهی در 800 اتاق داشت که براساس پروتکل هاي

 
ابلاغی ستاد مدیریت کرونا ما در 800 اتاق 800 دانشجو و نهایتا 1600 دانشجو را می توانیم پذیرش کنیم . 

شهرکی عنوان کرد: در حال حاضر 4 هزار و 500 نفر متقاضی براي خوابگاه وجود دارد که 3 هزار نفر بیش از ظرفیت پذیرش دانشگاه است و
امکان پذیرش این افراد وجود ندارد.اما بر اساس اولویت بندي تمام دانشجویان دکتري حضوري خواهند بود، پایان نامه ها، رساله ها و رشته
هایی که عملی آموزشگاهی و کارگاهی هستند هم کلاس هایشان به صورت حضوري برگزار خواهد شد . سه ترم است که این دانشجویان در

 
دانشگاه حضور دارند و این روند ادامه خواهد داد. 

وي با اشاره به حضور 95 دانشجوي خارجی در دانشگاه سیستان بلوچستان اظهار داشت: ما هیچ محدودیتی براي پذیرش دانشجوي خارجی

 
نداریم و حتی می توانیم دانشجویان را بورسیه کنیم. 



وي بیان کرد: سیاست این دانشگاه آموزش بر مبناي مهارت محوري و کارآفرینی دانشجویان است که در این راستا سعی شده پایان نامه ها و

 
رساله ها با توجه به نیازهاي استان باشد. 

شهرکی گفت: متاسفانه تا قبل از انقلاب دانشگاه ها در شرایط خوبی به سر نمی بردند و تعداد دانشجوهاي سیستان و بلوچستان حدود یک

 
هزار نفر بود اما هم اینک به برکت نظام مقدس به 100 هزار دانشجو می رسد. 

معاون آموزشی دانشگاه سیستان و بلوچستان تصریح کرد: دانشگاه این استان توانسته در راستاي حل مشکلات و معضلات جامعه پیرامونی

 
خود مانند مشکلات منطقه اي، کشوري و بین المللی نقش آفرینی کند. 

شهرکی خاطرنشان کرد: ما در دانشگاه هاي کشور در پایگاه استنادي علوم جهان اسلام در سال هاي ( 94_95 رتبه 35، در بازه 95_96

رتبه 36، 96_97 رتبه 40، 97_ 98 رتبه 41) و با تلاش در سال 99_1400 رتبه 26 رسیدیم.  

انتهاي پیام/



سرمایه گذاري در خراسان رضوي مبتنی بر اولویت نیست / اختصاص 37 درصد از
درامدهاي بخش کشاورزي استان به حوزه دام و طیور

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  690  |  تاریخ: 1400/11/20

 به گزارش خبرگزاري فارس از قوچان، محمدرضا اورانی رئیس
سازمان جهاد کشاورزي خراسان رضوي عصر امروز در جمع
تولیدکنندگان واحدهاي صنعتی شهرك صنعتی شماره یک
قوچان اظهار کرد: در این استان بالغ بر 13هزار تن تولید
ماهیان سردابی و گرمابی ما وجود دارد که تا پیش از افتتاح
کارخانه خوراك آبزیان در قوچان، خوراك موردنیاز این
واحدهاي پرورشی از استان چهارمحال و بختیاري تأمین می

 
شد. 

وي بابیان اینکه 88 کارخانه خوراك دام و طیور در این استان وجود دارد و این سرمایه گذاري ها نشان می دهد در جهت گیري ها اولویت
رعایت نشده است، گفت: 108 واحد لبنی با ظرفیت 3میلیون و 500 هزار تن شیر خام موردنیاز در استان وجود دارد که تمام تولیدات شیر

 
به مدد گاوداران واحدهاي صنعتی و غیر صنعتی و روستایی روبه رشد است. 

اورانی با اشاره به این مطلب که یک میلیون و 160 هزار تن میزان تولید شیر خراسان رضوي در سال بوده که روزانه این میزان 3 هزار و
200 تن است، بیان کرد: هزار تن از این شیر به پنیر پیتزا، هزار تن به کارخانه هاي لبنی، 500 تن به صورت تازه خوري، 500 تن براي
لبنیات سنتی و 200 تن به استان هاي شمالی کشور براي کارخانه ها صادر می شود. رئیس سازمان جهاد کشاورزي خراسان رضوي ادامه
داد: شیر تولیدي جنوب استان در شهرهایی مثل گناباد و بجستان به خارج استان صادر می شود و چگونه است که این شیر براي کارخانه

 
هاي لبنی شهرهاي شمالی کشور صرفه اقتصادي دارد اما براي کارخانه هاي لبنی استان صرفه اي ندارد. 

وي یادآور شد: 31 کارخانه آرد با ظرفیت 2 میلیون و 300 هزار تن در این استان و مصرف آرد 720 هزار تنی، 58 کارخانه رب و احداث
کارخانه بسته بندي و فراوري زعفران تنها براي 650 تن تولید نشان از آن دارد که سرمایه گذاري در خراسان رضوي مبتنی بر اولویت ها

 
نیست درحالی که این وظیفه بر مسؤولین است تا سرمایه گذاري با رویکرد زنجیره تولید و ارزش انجام شود. 

اورانی افزود: وقتی کسی در زمینه اي سرمایه گذاري نکند هیچ کس به آن موضوع ورود نمی کند اما پس از سرمایه گذاري عده اي زیادي به
آن سمت هجوم می آورد و همین امر نیز راکد شدن واحدهاي صنعتی و تولیدي را به همراه دارد پس باید براي سرمایه گذاري ها پس از

مطالعه فرض هاي اولیه ابتدا تعقل و بررسی صورت بگیرد.  

وي میزان تولیدات کشاورزي کشور در پیش از انقلاب را 25 میلیون تن و در خراسان بزرگ را 1.5 میلیون تن دانست و خاطرنشان کرد:
امروز این میزان در کشور به 130 میلیون تن و تنها در خراسان رضوي به 7.5 میلیون تن محصول می رسد که اگر تولیدات خراسان شمالی

و جنوبی هم به آن افزوده شود تا 10 میلیون تن خواهد رسید.  

رئیس سازمان جهاد کشاورزي خراسان رضوي بیان کرد: در دهه فجر امسال 165 پروژه به ارزش حدود 370 میلیارد تومان از طریق



تسهیلات بانکی، اعتبارات تملکی و سرمایه گذاري بخش خصوصی با 775 نفر اشتغال مستقیم و یک هزار و 775 اشتغال مستقیم در این

استان به بهره برداري رسیده است که سهم شهرستان قوچان 12 پروژه بااعتبار 140 میلیارد تومان هست.  

اورانی بابیان اینکه خراسان رضوي با تولید 87 هزار و 500 تن گوشت قرمز رتبه اول کشوري را به خود اختصاص داده است، گفت: تولید یک
میلیون و 160 هزار تن شیر، بیش از 153 هزار تن تخم مرغ و 181 هزار تن گوشت مرغ در این استان نشان از آن دارد که 37 درصد از

درآمدهاي بخش کشاورزي به حوزه دام و طیور اختصاص دارد.  

وي اضافه کرد: در قوچان نیز میزان تولید گوشت قرمز 5 هزار و 150 تن، شیر 99 هزار و 439 تن، گوشت مرغ 2 هزار و 369 تن، تخم مرغ

19 هزار و 649 تن و عسل 46 تن بوده که بالغ بر 7 هزار و 559 نفر در حوزه تولیدات دام و طیور این شهرستان فعالیت می کنند.  

رئیس سازمان جهاد کشاورزي خراسان رضوي با اشاره به اینکه طی 20 سال گذشته 200 هزار هکتار از زمین هاي زیر کشت محصولات
کشاورزي به سمت محصولات باغی سوق پیداکرده است، بیان کرد: 143 هزار هکتار از این اراضی زیر کشت گندم و جو آبی و الباقی به
چغندرقند و پنبه اختصاص داشت اما امروز این زمین ها به 96 هزار باغ پسته، 56 هزار مزرعه زعفران، 2 هزار هکتار گیاهان دارویی و 18

 
هزار هکتار گیاهان میوه اي هسته دار تبدیل شده است. 

وي تصریح کرد: اگر دولت بخواهد نهاده را 100درصد تأمین کند فقط براي خراسان رضوي باید 10 میلیون تن نهاده بدهد که مقدور نیست
اما آنچه براي دولت مقدور بوده اصلاح سیاست ها است زیرا زمانی که روي قیمت گندم و جو به برکت نفت قیمت نازل گذاشته می شد براي

 
کشاورز صرفه نداشت و کشاورز هم زراعت را تغییر داد. 

اورانی بیان کرد: در برخی شهرستان ها گاو داران حلقه چاه خود را براي کشت پسته و زعفران اختصاص داده اند و از طرف دیگر نگران علوفه
هستند، اگر دولت بخواهد تمام منابع را به علوفه تبدیل کند همین دام مفید را نمی تواند جواب بدهد بنابراین ما به عنوان دولت باید سیاست

ها و برنامه هاي خود را تغییر دهیم و تولیدکنندگان هم باید برنامه هاي خود را تغییر دهند.  

 
  

انتهاي پیام/ 70043



اعتیاد زنان از بین رفتن و فروپاشی خانواده ها را به دنبال خواهد داشت

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  691  |  تاریخ: 1400/11/20

به گزارش خبرگزاري فارس از نیشابور، طاهره طهماسبی مدیر
کل زنان و خانواده استانداري خراسان رضوي در مراسم اولین
مرکز اقامتی بهبودي اعتیاد بانوان در نیشابور گفت: توجه به
وضع اعتیاد زنان به نظر بسیار مهم است و باید روي آن
سرمایه گذاري ویژه اي به لجاظ فکري و ساختاري صورت
بگیرد. زیرا اعتیاد زنان  از بین رفتن و فروپاشی خانواده ها را

به دنبال خواهد داشت.  

 
وي افزود: افتتاح چنین مراکزي باعث خوشحالی نیست، اما این واقعیت جامعه است 

طهماسبی خاطرنشان کرد: اعتیاد بیماري خطرناکی است که در جهان و کشور ما همه گیر است. اما اعتیاد زنان یک تفاوت عمده دارد با
اعتیادي که در بین مردان اتفاق می افتد. با اعتیاد مردان اگرچه خانواده دچار بحران شدیدي می شود، اما بنیان خانواده با حضور مادر حفظ
می شود . اما زمانی که زنان دچار اعتیاد شده و در چرخه زوال قرار می گیرند. جز آسیب به خودشان، خانواده هم به طور کامل دچار

اضمحلال می شود .  

وي افزود: در موضوع اعتیاد  2 علت اصلی متصور است. فقر اقتصادي و فقر فرهنگی که هر دو این عوامل سبب رواج و شیوع اعتیاد در بین

زنان و دختران شده است.  

طهماسبی در ادامه گفت: معمولا بانوانی که دچار اعتیاد می شوند به ویژه معتادان متجاهر 3 نیاز ویژه دارند،  اشتغال، سرپناه و حمایت
خانواده. ما این 3 بخش را در مراکز ماده 15 و 16 مشهد به صورت خانه هاي بین راهی طراحی کردیم . بخشی از بانوانی که که از مراکز ماده
16 ترخیص می شوند در این خانه هاي بین راهی در فضایی مشابه منزل اسکان داده، آموزش می گیرند تا ارتباطی سالم بین آنها و خانواده

 
هایشان ایجاد شود. 

وي در خصوص آمار زنان معتاد در استان خراسان رضوي گفت: آمار رسمی در این خصوص وجود ندارد. اما آنچه مسلم است، سن اعتیاد در

 
بسیاري از مناطق استان خراسان رضوي پایین آمده است. 

برنامه ریزي براي جلوگیري از اعتیاد جوانان  

علی صدر رئیس بهزیستی نیشابور نیزدر حاشیه این مراسم گفت: این مرکز تنها مرکز فعال ویژه بانوان در نیشابور است که با مشارکت بخش

خصوص و اعتبار 200 میلیون تومان راه اندازي شده است.  

وي  افزود: این مرکز باران با ظرفیت 30 نفر فعالیت خود را آغاز کرده است. در این مرکز سم زدایی، نگهداري شبانه روزي، پیگیري پس از



ترخیص براي بانوان معتاد انجام می شود. مدت اقامت در این مرکز ترك اعتیاد از یک تا 3 ماه یصورت خودمعرف و داوطلبانه در قالب ماده

 
15 است. 

 
صدر خاطرنشان کرد: سال گذشته یک مرکز اجباري براي آقایان راه اندازي کردیم و جاي مرکز اقامت ترك بانوان خالی بود. 

وي در ادامه گفت: بهزیستی نیشابور در کنار این مرکز، تمرکز جدي بر برنامه هاي آگاهانه و پیشگیرانه براي دانش آموزان دارد که با کمک
اداره آموزش و پرورش در مدارس پیگیري می کنیم. همچنین یک سري آموزش ها براي خانواده هاي جوان جهت جلوگیري از اعتیاد و

 
آسیب هایی که امروزه در جامعه شاهد آن هستیم در نظر گرفته ایم که در حال اجرا است. 

   

انتهاي پیام/ 70079



100 میلیارد تومان به ساخت راه و تأمین آب آشامیدنی مناطق عشایري لرستان

اختصاص می یابد

منبع: ایسناشماره خبر:  692  |  تاریخ: 1400/11/20

رئیس سازمان امور عشایر کشور گفت: 50 میلیارد تومان براي بهسازي راه و تأمین آب آشامیدنی عشایر لرستان در سفر رئیس
جمهور به این استان مصوب شده که این رقم در بودجه سال 1401 به 2 برابر افزایش می یابد.

عباس پاپی زاده در حاشیه دیدار با عشایر لرستان که امروز 20
بهمن ماه صورت گرفت، اظهار کرد: در سفر 19 آذر رئیس
جمهور و هیئت دولت به لرستان 30 میلیارد تومان براي جاده
و 20 میلیارد تومان براي آبرسانی مناطق عشایري استان لحاظ
شده که با توجه به تأکید دولت بر تأمین زیرساخت هاي
مناطق عشایري، این رقم 2 برابر می شود و سال آینده 100
میلیارد تومان در بودجه استان براي این زیرساخت ها

تخصیص می یابد.  

وي تصریح کرد: با وجود نقش ارزشمند عشایر در اقتصاد،
امنیت و حفظ هویت ایرانی اسلامی اما این قشر همچنان
درگیر مشکلات و محرومیت هایی هستند که ما کارگزاران
نظام مقدس جمهوري اسلامی مسئول هستیم و باید

 
پاسخگوي آن ها باشیم. 

رئیس سازمان امور عشایر کشور خاطرنشان کرد: عشایر بیش از 10 هزار شهید را در انقلاب و جنگ تحمیلی تقدیم نظام کردند و امروز نیز

 
فرزندان آن ها در دفاع از حریم ولایت، اهل بیت (ع) و ارزش هاي اسلامی نقش بی بدیلی ایفا می کنند. 

پاپی زاده اضافه کرد: علاوه بر این، امروز همه اقتصاددانان به این اتفاق نظر رسیده اند که تولید با ایجاد اشتغال، ثروت و تسهیل در دسترسی

 
به کالا می تواند مشکلات را برطرف کند که عشایر نقش اساسی در این حوزه دارند. 

انتهاي پیام



30 میلیارد جهت احداث زیرساخت هاي مجتمع سپیددشت هزینه شده است

منبع: ایسناشماره خبر:  693  |  تاریخ: 1400/11/20

بهره برداري از فاز نخست مجتمع پرورش ماهی سپیددشت با حضور رئیس سازمان امور عشایر کشور آغاز شد.

با حضور دکتر عباس پاپی زاده، رئیس سازمان امور عشایر
کشور، دکتر زیویار استاندار لرستان، معاونین سیاسی، امنیتی و
هماهنگی امور عمرانی استانداري لرستان، رئیس سازمان جهاد
کشاورزي لرستان، دکتر ویسکرمی، نماینده مردم خرم آباد در
مجلس شوراي اسلامی، مدیرکل شیلات استان و جمعی از
مسئولین استان آئین بهره برداري از فاز اول مجتمع پرورش

 
ماهی سپیددشت است، آغاز شد. 

پاپی زاده، رئیس سازمان امور عشایر کشور در مراسم بهره
برداري میزان تخصیص آب این مجتمع را 10 مترمکعب بر
ثانیه و میزان آب مورد نیاز را 6 مترمکعب بر ثانیه اعلام کرد و
گفت: میزان تولید این مجتمع 6 هزار تن در سال و اشتغال

زایی آن 1200 نفر است.  

وي تصریح کرد: 30 میلیارد تومان جهت احداث زیرساخت

 
هاي مجتمع پرورش ماهی سپیددشت هزینه شده است. 

انتهاي پیام



حلقه مفقوده روستاها با سرمایه گذاري و برنامه هاي در دست اقدام رفع می شود

منبع: ایسناشماره خبر:  694  |  تاریخ: 1400/11/20

استاندار لرستان گفت: حلقه مفقوده روستاها با سرمایه گذاري و برنامه هاي در دست اقدام رفع می شود.

فرهاد زیویار در افتتاح و بهره برداري از 441 طرح و پروژه
عمرانی و سرمایه گذاري روستایی در لرستان که امروز به
صورت ویدیو کنفرانس برگزار شد، با اشاره به تعداد زیاد
روستاهاي لرستان اظهار کرد: لرستان با داشتن دو هزار و 985

 
روستا رتبه 12 را در بین استان هاي کشور دارد. 

وي تصریح کرد: امروزه به برکت انقلاب اسلامی امکانات زیادي
به سمت روستاها رفته ازجمله؛ برق رسانی، آبرسانی، راهسازي، گازرسانی و پروژه هاي مربوط به مخابرات که اقدام ارزشمندي است اما

 
معتقدم علاوه بر زیرساخت ها آنچه که براي روستا از اهمیت ویژه اي برخوردار است ایجاد اشتغال و درآمد براي روستانشینان است. 

استاندار لرستان خاطرنشان کرد: روستا مانند یک کارخانه است و باید کاري انجام دهیم تا روستا به ماهیت اصلی و سبک زندگی قبلی
برگردد و به سبک زندگی تولیدي نزدیک شود که به این منظور لازم است حداقل با ایجاد صنایع تبدیلی، تکمیلی و فرآوري در روستاها

شرایطی را فراهم کنیم تا ظرفیت اشتغال ایجاد و قابلیت هاي آن روستا در برگرفته شود.  

زیویار اضافه کرد: حلقه مفقوده روستاها با سرمایه گذاري و برنامه هاي در دست اقدام رفع و رجوع خواهد شد تا شاهد مهاجرت معکوس و
ایجاد مناطق حاشیه نشین در شهرها و افزایش بیکاري نباشیم و با این روند کار و زندگی در روستا رونق گرفته و روستا محل تولید و

درآمدزایی باشد.  

وي بیان کرد: عمده پروژه هاي افتتاحی امروز عمرانی بوده و افتتاح پروژه ها و طرح هاي عمرانی در واقع زیرساخت، ایجاد زمینه و مقدمه اي

براي حضور روستائیان و اشتغال پایدار و تولید در آینده است.  

انتهاي پیام



دانشکده هاي مهارت ظرفیت ایده آلی براي درآمدزایی

منبع: آناشماره خبر:  695  |  تاریخ: 1400/11/20

سرپرست امور راهبري و پایش کیفیت معاونت فنی و حرفه اي، مهارتی و کاربنیان دانشگاه آزاد اسلامی گفت: دانشکده هاي مهارت
و کارآفرینی ظرفیت ایده آلی در راستاي درآمدزایی هستند.

سرپرست امور راهبري و پایش کیفیت معاونت فنی و حرفه اي، مهارتی و کاربنیان دانشگاه آزاد اسلامی گفت: دانشکده هاي مهارت و

 
کارآفرینی ظرفیت ایده آلی در راستاي درآمدزایی هستند. 

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي خبرگزاري آنا از بهبهان، محمد
شاه حسینی در بازدید از دانشگاه آزاد اسلامی واحد بهبهان و
مجموعه دانشکده سما ادامه محور کار و نقشه راه آموزش هاي فنی
و حرفه اي، مهارتی و کاربنیان را نظام نامه مصوب شوراي گسترش
دانشگاه که در نخستین روز دهه مبارك فجر توسط دکتر طهرانچی

 
ابلاغ شده است عنوان کرد. 

 
بیشتر بخوانید: 

 
رشته هاي مهارتی براساس آمایش سرزمینی اختصاص می یابد 

سرپرست امور راهبري و پایش کیفیت معاونت فنی و حرفه اي، مهارتی و کاربنیان دانشگاه آزاد اسلامی افزود: با توجه به تغیر رویکرد در
آموزشکده هاي سما سراسر کشور و تبدیل شدن به دانشکده هاي مهارتی از مهر سال جاري می توان دانشجو در راستاي مهارت محوري

جذب کرد.  

شاه حسینی با بیان اینکه دانشکده هاي مهارت و کارآفرینی ظرفیت ایده آلی در راستاي درآمدزایی است، خاطرنشان کرد: با انتقال
آموزشکده هاي فنی و حرفه اي سما به بدنه دانشگاه در قالب دانشکده هاي مهارتی و کارآفرین این مهم می تواند با جذب رشته هاي

 
کاربردي با توجه به موقعیت شهرستان و ظرفیت هاي خوب دانشگاه آزاد اسلامی واحد بهبهان در آینده در جذب درآمدها بسیار مؤثر است. 

بخشنامه هاي سازمانی دست وپا گیر است سجاد طیبی رئیس دانشگاه آزاد اسلامی واحد بهبهان در این بازدید با بیان گزارشی از وضعیت
این واحد دانشگاهی، مهم ترین عامل دستیابی نداشتن به درآمدهاي غیرشهریه اي از مزرعه پژوهشی این واحد دانشگاهی با دارا بودن
ظرفیت هاي درآمدزا را نبود نقدینگی مناسب و دست و پاگیر بودن بخشنامه هاي سازمانی در موضوع مشارکت با بخش خصوصی عنوان کرد.

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی واحد بهبهان افزود: با ابلاغ بخشنامه هاي جدید و بعد از اعتبارسنجی متقاضیان طرح هاي درآمدزا در بخش هاي

 
کشاورزي و دامپروري از سوي استادان، دانشجویان و کارکنان امید می رود بتوان حرکتی جهشی در استفاده از ظرفیت بخش خصوصی کرد. 

انتهاي پیام/4117/



به کارگیري ظرفیت دانشگاه آزاد کرج در حل مشکلات معماري و شهرسازي

منبع: آناشماره خبر:  696  |  تاریخ: 1400/11/20

سرپرست دانشگاه آزاد اسلامی استان البرز و واحد کرج گفت: در زمینه عمران، معماري، شهرسازي و سایر رسته ها فعالیت دارند،
می توان اقدامات شایسته اي براي شهر انجام داد.

سرپرست دانشگاه آزاد اسلامی استان البرز و واحد کرج گفت: در زمینه عمران، معماري، شهرسازي و سایر رسته ها فعالیت دارند، می

توان اقدامات شایسته اي براي شهر انجام داد.  

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي خبرگزاري آنا از کرج، حسین
کلانتري در جلسه امضاي تفاهم نامه دانشگاه آزاد اسلامی استان
البرز با سازمان نظام مهندسی استان البرز که با هدف ایجاد دوره
هاي ارتقاي پایه مهندسین برگزار شد، با اشاره به اینکه یکی از
مواردي که در شرح نظام مهندسی وجود دارد، اعتلاي شهرسازي و
معماري اسلامی است، بیان کرد: ایجاد و برگزاري همایش هایی با
عنوان حکمت معماري و شهرسازي به صورت مشترك بین دانشگاه
آزاد اسلامی و سازمان نظام مهندسی در راستاي فعالیت هاي
سازمان می تواند زمینه اي براي فعالیت و ارتباط این دو سازمان با

 
یکدیگر باشد. 

 
بیشتر بخوانید: 

دانشگاه آزاد اسلامی مجري آموزش حرفه اي مهندسان ساختمان کرج شد  

وي ادامه داد: با کمک سازمان نظام مهندسی ساختمان، شهرداري کرج و دیگر سازمان ها و شرکت هاي مهندسین مشاور که در زمینه
عمران، معماري، شهرسازي و سایر رسته ها فعالیت دارند، می توان اقدامات شایسته اي براي شهر انجام داد؛ بدین گونه که با ایجاد نشست
هاي متعدد مسائل و مشکلات را مشخص، راهکارهاي لازم را ارائه و در راستاي همایش پیشنهادي می توان چند جلسه برگزار و پس از

 
مشخص کردن محورها، همایش کاربردي برگزار و اصول راهبردي براي تمامی شهرهاي ایرانی و اسلامی ارائه کرد. 

دبیر هیئت امناي دانشگاه آزاد اسلامی استان البرز درمورد وجود رقبا براي دانشگاه آزاد اسلامی واحد کرج تأکید کرد: هیچ کدام از رقبا به
جامعیت دانشگاه آزاد اسلامی نیستند و این یک افتخار براي این دانشگاه است که توانسته است بالاي 40 درصد از کل دانشجویان استان

 
البرز را به خود اختصاص دهد و اغلب مسئولان استان فارغ التحصیلان دانشگاه آزاد اسلامی هستند و این براي دانشگاه برند است. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی واحد کرج با اعلام آمادگی این دانشگاه درباره برگزاري دوره هاي آموزشی توضیح داد: درمورد رشد و اعتلاي
رشته مهندسی ساختمان در استان، با توجه به وجود ظرفیت هاي این واحد دانشگاهی و نیز تخصص اعضاي هیئت علمی، این واحد
دانشگاهی می تواند مجري آموزشی مناسبی براي ارائه دوره هاي آموزشی باشد و براي ارتقاي موضوعات مختلف سازمان می توان طرح هاي

 
پژوهشی انجاد داد. 



کلانتري با بیان اینکه در زمینه نظام مهندسی، تولید و محتوي مطالب علمی، چاپ و نشر مطالب و حتی فصلنامه مشترك علمی – پژوهشی
می توان اقدام کرد، افزود: در مورد شرایط و امکانات و نوع خدمات رسانی دانشگاه آزاد اسلامی واحد کرج باید گفت که دانشگاه آزاد اسلامی
تنها دانشگاهی است که در سراسر کشور داراي دانشکده هاي مهارتی و کارآفرینی است و در هر استان حداقل یک دانشکده مهارتی ایجاد

کرده و در برخی از استان ها حتی سه دانشکده مهارتی وجود دارد.  

وي اضافه کرد: شبکه آزمایشگاهی دانشگاه شامل؛ آزمایشگاه مکانیک و خاك، غذا و دارو، محیط زیست، استاندارد و ... در حال فعال سازي

است و نیز با طرح پویش (ارتباط با صنعت)دانشجو می تواند وارد صنعت شود و با آموزش هاي صحیح دانشجو می تواند اشتغال یابد.  

سرپرست دانشگاه آزاد اسلامی واحد کرج با اشاره به موضوع مباحث و مقررات ملی ساختمان اعلام کرد: این واحد دانشگاهی آمادگی دارد

 
افرادي که تأیید سازمان نظام مهندسی را دارند و مقررات ملی ساختمان را خوب می دانند با رعایت ضوابط دانشگاه، تدریس کنند. 

کلانتري در پایان با جمله اي از امیرکبیر که گفته «اگر نیت یکساله دارید برنج بکارید و اگر نیت 10 ساله دارید درخت بکارید و اگر نیت
100 ساله دارید آموزش خوب ارائه دهید» بر ارائه آموزش خوب از سوي دانشگاه آزاد اسلامی تأکید و ابراز امیدواري کرد: حاصل

دستاوردهاي دانشگاه باید افراد مناسب باشد تا بتوانیم به تمدن اسلامی برسیم.  

مجري شدن نهادها یک پروسه اي وجود دارد رضا جمالپور عضو هیئت علمی دانشگاه آزاد اسلامی استان البرز با بیان اینکه براي استفاده از
امکانات دو سازمان می بایست تفاهم نامه منعقد شود بیان کرد: اهداف تفاهم نامه ایجاد یک پژوهشکده مشترك، انتخاب دانشگاه آزاد
اسلامی استان البرز به عنوان مجري آموزشی و ایجاد دوره هاي ارتقاي پایه مهندسین است که با توجه به فضاها و امکانات آموزشی دانشگاه

 
آزاد اسلامی واحد کرج بتوان به اهداف مورد نظر دست پیدا کرد. 

وي درمورد سیر مراحل لازم براي مجري شدن آموزشی در این تفاهم نامه توضیح داد و افزود: در مجري شدن نهادها یک پروسه اي وجود
دارد که دانشگاه ابتدا باید ظرفیت هاي خود را اعلام کند و سپس با طرح در کمیسیون آموزشی و بررسی آن، پس از تأیید کمیسیون با
ارسال به اداره کل راه و شهرسازي و در نهایت صلاحیت مجري گري داده می شود که دانشگاه آزاد اسلامی توانست با انجام مراحل مذکور

این صلاحیت را به دست آورد.  

ایجاد یک مرکز مشترك میان دانشگاه آزاد و سازمان نظام مهندسی در البرز در ادامه این نشست محسن خیري رئیس سازمان نظام مهندسی
ساختمان استان البرز با اشاره به اقدامات انجام شده در تفاهم نامه میان دانشگاه آزاد اسلامی استان البرز و سازمان نظامی مهندسی اظهار
کرد: از جمله اقدامات انجام شده در گذشته، برگزاري همایش ها و سمینارها آنلاین از سوي دانشگاه آزاد اسلامی واحد کرج و نیروهاي
صنعت بود که توانست بازتاب هاي خوبی را داشته باشد و در کنار آن استفاده از ظرفیت هاي دانشگاه براي برگزاري همایش روز مهندس بود.

خیري افزود: ایجاد یک مرکز مشترك براي انجام مباحث تحقیقاتی مسکن و ساختمان که شامل سه گروه پژوهشی، عمرانی و تأسیسات و

 
معماري و شهرسازي باشد ایجاد کنیم. 

در پایان این نشست تفاهم نامه همکاري ما بین دانشگاه آزاد اسلامی استان البرز و سازمان نظام مهندسی استان البرز به امضا رسید.  

انتهاي پیام/4117/



استاندارگلستان: استفاده از ظرفیت نهادها براي کنترل قیمتها ضروري است

منبع: ایرناشماره خبر:  697  |  تاریخ: 1400/11/20

گرگان- ایرنا - استاندار گلستان با تاکید بر استفاده از ظرفیت نهادها و سیستم هاي نظارتی ادارات مانند صمت، جهادکشاورزي و
تعزیرات حکومتی در پایش ها و کنترل قیمت ها گفت: اگر این پایش ها به صورت گروهی باشد بدون شک امنیت براي مردم ایجاد

می شود.

 گرگان- ایرنا - استاندار گلستان با تاکید بر استفاده از ظرفیت
نهادها و سیستم هاي نظارتی ادارات مانند صمت، جهادکشاورزي و تعزیرات حکومتی در پایش ها و کنترل قیمت ها گفت: اگر این پایش ها

به صورت گروهی باشد بدون شک امنیت براي مردم ایجاد می شود.  

به گزارش خبرنگار ایرنا، علی محمد زنگانه چهارشنبه شب در همایش استانی فجرآفرینان بازار و اصناف همراه با تجلیل از جهادگران اصناف
و فعالان اقتصادي استان در سالن اجتماعات استانداري اظهارداشت: این کار مانع از مسائلی که اسباب رنج مردم را فراهم می کند، خواهد

شد و جلوي سوء استفاده کتندگان را خواهد گرفت.  

 
وي بیان کرد: همه دستگاه ها براي جلوگیري از تلاطم در جامعه باید پاي کار باشند. 

وي تصریح کرد: بهترین نظارت و ناظر بر صنوف، نظارت از سوي خود اصناف در تعامل با شبکه بسیج در قالب قرارگاه 17 ربیع است.  
استاندار گلستان گفت: حل مسائل و مشکلات که ناهماهنگی و کجکاري ایجاد می کند که باعث حال ناخوشایند انسان می شود، راه حلش

 
هماهنگی، همدلی و هم افزایی است. 

زنگانه ادامه داد: اصناف به عنوان متولیان اصلی بازار و سهم شان در تولید ناخالص ملی به میزان یک پنجم و داشتن سهم بیش از نیمی از

 
اشتغال کشور در درون خود، بزرگترین چرخه اقتصادي کشور بعد از نفت محسوب می شوند. 

وي افزود: با این شرایط که گلستان هم از این قائده مستثنی نیست، براي تحقق رشد هشت درصدي، اصناف جایگاه و نقش مهمی در استان

دارند.  
وي تصریح کرد: با توجه به وجود 48 درصد جمعیت استان در روستاها، براي ایجاد توسعه پایدار باید به سمت سرمایه گذاري و توجه به

 
روستاهایی با ظرفیت هاي خاص برویم و اگر اصناف در این مسیر حرکت کرده باشند، در خیلی موارد با هم برنامه مشترك داریم. 

استاندار گلستان تاکید کرد: اصناف یاران مساعد پیشرفت راهبردي استان هستند و انعطاف پذیري در اشتغال با کارآفرینی و نوآفرینی از



 
ویژگی هاي منحصر به فرد آنان است. 

زنگانه یادآور شد: تامین نیروي انسانی متخصص براي کارهاي بزرگ و ایجاد اشتغال با کمترین منابع در حوزه صنوف رخ می دهد.  
وي افزود: پروژه هاي قابل سرمایه گذاري باید پیش از حضور سرمایه گذار محوزهایش اخذ شده باشد تا در امور سرمایه گذاري شاهد سرعت

 
بیشتري باشد. 

زنگانه افزود: براي مشاهده شکوفایی استان باید کاري کنیم تا از زمان حضور تا دریافت نهایی جواز، سرمایه گذار بیش از 2 هفته معطل

نشود.  

 
 

فرمانده سپاه نینوا گلستان با اشاره به این که امروز 30 پروره عمرانی و محرومیت زدا در استان با مشارکت دستگاه هاي مختلف به ویژه آب و

 
فاضلاب افتتاح شد، گفت: از ابتداي سال جاري در این حوزه 187 پروژه را افتتاح و مورد بهره برداري قرار دادیم. 

سرتیپ دوم پاسدار علی جمعه ملک شاهکوهی در این همایش اظهارداشت: بسیج سازندگی از ابتداي راه اندازي اش در استان تاکنون سه

 
هزار و 265 پروژه افتتاح کرده است. 

وي بیان کرد: توزیع هزار و 600 سري جهیزیه بین نوعروسان نیازمند که 600 مورد آن در ایام کرونا بوده، تولید سه میلیون ماسک، تهیه و

توزیع هزاران بسته معیشتی و آزادي 600 ژندانی جرایم غیرعمد بخش دیگري از خدمات بسیج سازندگی گلستان است.  
وي با اشاره به تفاهم نامه ساخت پنج هزار مَسکن با مساعد و همکاري بنیادهاي مَسکن و مستضعفان و کمیته امداد در کشور و آبرسانی به
هفت هزار روستا براساس تفاهم نامه وزارت نیرو و معاون اول رییس جمهور، گفت: سهم گلستان در بخش مسکن 900 واحد و در آبرسانی

423 روستاست که سپاه نینوا و بسیج سازندگی با دستگاه هاي متولی همکاري خواهد کرد.  
فرمانده سپاه نینوا گلستان گفت: در بخش رفع موانع تولید در حالی که استان در حوزه قرارگاه 17 ربیع پایلوت کشوري بود اما برخی افراد به

 
اسم مانع زدایی بیشتر موانع ایجاد می کنند. 

 
ملک شاهکوهی تاکید کرد: خطر وجودي این افراد از منافقین بدتر است و در واقع آنان در حال خیانت هستند. 

وي تصریح کرد: تولیدکنندگان کلان استان 20 نفر بیشتر نیستند و ما باید در تولید و سرمایه گذاري تسهیل ایجاد کنیم اما در حالی که
برخی استان ها براي سرمایه گذار فرش قرمز پهن می کنند، در گلستان به دلیل همکاري نکردن و تعلل در صدور مجوزها، سرمایه گذار فرار

 
می کند. 

وي با بیان این که تولیدکنندگان افسران جنگ اقتصادي هستند، یادآور شد: در حالی که کشور در بحران و جنگ اقتصادي قرار داشت،

 
تولیدکنندگان دست از کار نکشیدند. 

برچسب ها  

 
- استانداري گلستان 

 
- گرگان 

 
- سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 



 
- اصناف 

- دهه فجر



مسیر اعلام نیاز تا فرآیند تولید حلقه مفقوده در صنعت است/اقدامات بر اساس نیاز صنعت باشد

منبع: کارونی هاشماره خبر:  698  |  تاریخ: 1400/11/20

به گزارش کارونی ها به نقل از روابط عمومی شرکت نفت و گاز اروندان، چهارشنبه 20 بهمن ماه پنل تخصصی بررسی فرصت هاي
اشتغال در بومی سازي کالاهاي صنعتی در غرفه جهاددانشگاهی خوزستان در محل نمایشگاه صنعت نفت اهواز برگزار شد. عیسی

نویري، سرپرست پژوهش و توسعه شرکت بهره برداري نفت و گاز اروندان در این پنل ...

سرپرست پژوهش و توسعه شر کت نفت و گاز اروندان مسیر
اعلام نیاز تا فرآیند تولید را از حلقه هاي مفقوده در صنعت
دانست و گفت: در دانشگاه ها موضوعاتی وجود دارد که سالیان
طولانی براي آن وقت و هزینه صرف شده و دستاوردي نداشته
و براي حل چنین مشکلاتی اعلام نیاز در صنعت یاید یک

 
سازوکار مناسب و ایده آل پیدا کند. 

به گزارش کارونی ها به نقل از روابط عمومی شرکت نفت و گاز
اروندان، چهارشنبه 20 بهمن ماه پنل تخصصی بررسی فرصت
هاي اشتغال در بومی سازي کالاهاي صنعتی در غرفه

جهاددانشگاهی خوزستان در محل نمایشگاه صنعت نفت اهواز برگزار شد.  

عیسی نویري، سرپرست پژوهش و توسعه شرکت بهره برداري نفت و گاز اروندان در این پنل اظهار کرد: فرآیند اعلام نیاز کارفرما تا تولید
بسیار زمان بر است. متاسفانه هر زمان که تصمیم گرفتیم قانونی را وضع کنیم که شرایط تولید تسهیل شود نتیجه عکس داشت و مشاهده
می کنیم که تولیدکننده در مقابل یک اتفاقاتی قرار گرفته و به تکنولوژي اي که به دنبال آن بود رسیده ولی یا به آن تکنولوژي دیگر نیازي

 
نیست و یا توان سرمایه گذاري او، پاسخگوي نیاز تولید آن تکنولوژي براي صنعت نیست. 

وي افزود: یکی از حلقه هاي مفقوده در صنعت، مسیر اعلام نیاز تا فرآیند تولید است که مسیري بسیار زمان بر بوده و نیاز به حل شدن دارد.
گاهی اوقات مشاهده می شود دستاوردهایی که حتی بسیار هایتک هستند به وجود می آید در حالی که براي آن دیگر کاربردي پیدا نمی

 
شود و دلیل اصلی آن ضعف در اعلام نیازها است. 

 
اقدام بر اساس نیاز صنعت، دلیل موفقیت جهاددانشگاهی 

سرپرست پژوهش و توسعه شرکت بهره برداري نفت و گاز اروندان گفت: در دانشگاه ها موضوعاتی وجود دارد که سالیان طولانی براي آن
وقت و هزینه صرف شده است در حالی که به آن دستاورد دیگر نیازي نیست. براي حل این قبیل مشکلات باید اعلام نیاز در صنعت، یک

 
سازوکار مناسب و ایده آل پیدا کند. 

نویري گفت: این سازوکار باید به دور از بروکراسی هاي اداري شکل بگیرد و از تولیدکنندگان بخواهیم که بر اساس نیازهایی که در صنعت
وجود دارد، هزینه کنند. دلیل موفقیت جهاددانشگاهی نیز همین موضوع بوده و در برخی از بخش ها توانسته به طرف حل کردن مشکلات و

 
نیازهاي صنایع، حرکت کند. 

بروکراسی هاي اداري، باعثِ کندي برطرف شدن نیازهاي صنعت شده است 



وي بیان کرد: در این نمایشگاه، رونمایی از قطعاتی مشاهده شده که زحمات و هزینه هاي بسیاري صرف تولید آن شده است در حالی که
محصول تولیدشده در دنیا به دلیل بروکراسی هایی که در این فرآیند منسوخ شده است و برخی از کارهاي این چنینی که بسیار بزرگ هم

 
هستند، به هدر می روند. 

 
حرکت هاي دانش بنیان همچنان نیاز به بهبود دارند 

محمد علی بیگ زاده مدیر اداره پژوهش، فناوري و مهندسی ساخت شرکت ملی حفاري ایران نیز گفت: با توجه به نیازهایی که در عملیات
حفاري و در شرکت ملی حفاري ایران از گذشته به وجود آمد، مجموعه هایی مانند جهاددانشگاهی به میدان آمدند، تفکر و وقت خود را
گذاشتند و دانش فنی تولید کردند و ما نیز به عنوان بازوي صنعتی این قضیه به سمتی رفتیم که این نیازها را برطرف کنیم و توانستیم چاه

 
هاي نفتی را تکمیل کنیم. 

وي بیان کرد: اگر چه در این مسیر کارها به پیش رفته است اما حرکت هاي دانش بنیان همچنان نیاز به بهبود یافتن دارد و نیاز به برداشتن

 
گام هاي بسیار مهمتري است. 

مدیر اداره پژوهش، فناوري و مهندسی ساخت شرکت ملی حفاري ایران در خصوص مدل اعلام نیاز بین تولیدکننده و صنعت گفت:
سیاستگذار که قرار است یک مدل را ارائه دهد باید ساز و کار اعلام نیاز و عرضه و تقاضا را تسهیل کند. در این راستا با خطاهاي فراوان

 
یکسري قوانین و سازوکارها وضع شدند که برخی از آن ها نیز حتی با یکدیگر در تضاد قرار داشتند. 

امروز به شدت به یک شبکه فناور نیاز داریم  

محمد گلستان باغ رئیس پژوهش و فناوري شرکت ملی مناطق نفتخیز جنوب نیز اظهار کرد: زنجیره ارزش فقط تولید محصول نیست بلکه
فرآیندي کاري است که در آن نوآوري نیز وجود دارد. این موضوع فرآیندي است که باید در دانشگاه ها، سازمان ها، شرکت هاي دانش بنیان
و در میز دانشگاهی ما تعریف شود که صنعت نفت ما در 10 سال آینده چه نیازهایی خواهد داشت و باید به گونه اي برنامه ریزي شود که

 
نیازهاي آینده نیز در نظر گرفته شود. 

رئیس پژوهش و فناوري شرکت ملی مناطق نفتخیز جنوب گفت: اگر از آینده غافل شویم نمی توان صنعت را بر دوش دانش بنیان قرار دهیم
و بخواهیم آن را ادامه دهیم. صنعتی دانش بنیان است که آینده پژوهی داشته باشد. اگر مدل هاي کاري خود را در حال حاضر تغییر ندهیم

 
چگونه انتظار داریم که وضعیت آینده خود را تغییر دهیم. 

گلستان باغ ادامه داد: امروز به شدت به یک شبکه فناور نیاز داریم. شبکه اي که بستر دانش بنیان شدن صنایع است و آن را نداریم. این
شبکه باید در دل شرکت هاي دانش بنیان و صنعت به وجود بیاید. همچنین باید نیازها شناسایی شوند. خطر مهلکی که وجود دارد این است
که نگاه ما به محصولات دانش بنیان، عرضه و تقاضا نیست و به دنبال فروش آن هستیم. امروزه شرکت هاي دانش بنیان در مقابله با صنعت،

نگاهی مشتري محوري دارند که این موضوع مانند سم است. باید از این بعد خارج شویم و نگاه تقاضامحوري وجود داشته باشد.



روزنامه اطلاعات - همسان سازي حقوق بازنشستگان سال آینده اجرا می شود

منبع: روزنامه اطلاعاتشماره خبر:  699  |  تاریخ: 1400/11/20

;401 خبر داد. به گزارش ایرنا، «رحیم زارع» در توضیح نشست کمیسیون تلفیق

سخنگوي کمیسیون تلفیق بودجه مجلس از موافقت این کمیسیون با همسان سازي حقوق بازنشستگان و تامین کارانه پرستاري در

سال 1401 خبر داد.  

به گزارش ایرنا، «رحیم زارع» در توضیح نشست کمیسیون تلفیق بودجه 1401 مجلس به خبرنگاران گفت: در این نشست اعضاي کمیسیون
موافقت کردند که بند (و) تبصره (2) لایحه بودجه، همسان سازي حقوق بازنشستگان در سال 1401 انجام شود. کمیسیون همچنین مصوب
کرد با هدف اجراي قانون تعرفه گذاري خدمات پرستاري و تحقق کارانه پرستاي به میزان 5 هزار میلیارد تومان از مالیات سیگار به این بخش
تعلق گیرد. نماینده مردم آباده در مجلس ادامه داد: اعضاي کمیسیون تلفیق در نشست چهارشنبه مصوب کردند که مبلغ 200 میلیارد تومان
تسهیلات براي دانشجویان کمیته امداد خمینی(ره) و بهزیستی در بودجه سال 1401 در نظر گرفته شود. همچنین مصوب شد مبلغ 500

میلیارد تومان از محل تسهیلات تبصره 16 براي اشتغال زندانیان حین و بعد از حبس در نظر گرفته شود.  

محمدرضا میرتاج الدینی، رئیس کمیته هدفمندي لایحه بودجه 1401 مجلس شوراي اسلامی هم از تعییین تکلیف نحوه هزینه کرد منابع
حاصل از اجراي قانون هدفمندي در سال آینده خبر داد.



روزنامه اطلاعات - افتتاح طرح هاي پتروشیمی وگاز در 5 استان

منبع: روزنامه اطلاعاتشماره خبر:  700  |  تاریخ: 1400/11/20

مراسم افتتاح و آغاز عملیات اجرایی طرح هاي گازرسانی و
پتروشیمی در استان هاي خراسان جنوبی، خوزستان،
کرمانشاه، فارس و سیستان و بلوچستان با اعتبار 40 هزار

 
میلیارد تومان با حضور رئیس جمهوري برگزار شد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوري، در این مراسم
گازرسانی به 14 شهر، هزار و 459 روستا و 4  هزار و 104

 
واحد صنعتی و همچنین طرح “پتروکیمیاي” ابن سینا و 11 طرح انتقال گاز افتتاح شد و به بهره برداري رسید. 

رئیس جمهوري همچنین دستور آغاز عملیات اجرایی گازرسانی به 10 شهر، 1239 روستا و 1351 واحد صنعتی را با محوریت مناطق کم

 
برخوردار و همچنین 8 طرح انتقال گاز صادر کرد. 

حجت الاسلام و المسلمین ابراهیم رئیسی در ارتباط تصویري با محل افتتاح پروژه ها در شهرهاي ماهشهر استان خوزستان، نوسود استان

 
کرمانشاه و ارسنجان استان فارس در جریان پروژه هاي انجام شده در این مناطق قرار گرفت. 

وي همچنین با حضور در مرکز مدیریت کنترل و نظارت بر تولید، انتقال و مصرف گاز(دیسپاچینگ) با ارائه گزارش وزیر نفت و مسئولان این

 
مرکز در جریان وضعیت تولید و مصرف گاز در سراسر کشور قرار گرفت. 

رئیس جمهوري در این مراسم با تبریک ایام دهه فجر و ماه مبارك رجب با تاکید بر اینکه گازرسانی به مناطق مرزي و محروم افتخار دولت
است، اظهار داشت: در این طرح هاي گازرسانی 169 روستا در استان خراسان جنوبی از نعمت گاز بهره مند شدند که عمدتا پروژه هاي
مصوب در سفر استانی دولت سیزدهم به این استان در ابتداي کار دولت بود و این سرعت عمل در اجراي مصوبات استانی نشان می دهد

دولت به وعده هاي خود صادقانه و پرتلاش عمل می کند.  

وي به ظرفیت طرح هاي صنعت نفت و پتروشیمی در ایجاد اشتغال، رونق تولید و رشد اقتصادي اشاره کرد و اظهار داشت: با تلفیق نگاه

متخصصانه و متعهدانه، توسعه صنعت نفت در همه ابعاد با جدیت پیگیري خواهد شد.  

رئیسی با تأکید بر اینکه صنعت نفت، گاز و پتروشیمی کشور از ظرفیت هاي فراوانی براي توسعه برخوردار است، اظهار داشت: با شناسایی و

 
ظرفیت هاي موجود در این عرصه ها، می توانیم جایگاه برتر و بالاتري در سطح منطقه اي و جهانی داشته باشیم. 

وي گفت: امروز پس از گذشت 43 سال از پیروزي انقلاب اسلامی، اقدامات و گام هاي بلندي براي پیشرفت کشور برداشته شده است و

 
مصمم هستیم این روند را با سرعت بیشتري ادامه دهیم. 



رئیس جمهوري اظهار داشت: در حوزه انرژي اقدامات خوبی انجام شده، اما کشورمان از ظرفیت هاي زیادي در این زمینه برخوردار است که

 
باید شناسایی و فعال شود تا تولید ارتقاء یافته و اشتغال افزایش یابد. 

وي با تأکید بر اینکه دولت مردمی توسعه و پیشرفت کشور را در پرتو عدالت محوري پیگیري می کند، اظهار داشت: توجه به مناطق محروم
و کم برخوردار در دستور کار دولت قرار دارد و معتقدیم که باید به این مناطق رسیدگی بیشتري شود تا مردم بتوانند با احساس عدالت و در

 
رفاه زندگی کنند. 

حجت الاسلام و المسلمین رئیسی با تاکید بر اینکه افتتاح این طرح ها بر همین مبناي عدالت محوري و امیدآفرینی انجام شده است، خاطر
نشان کرد: اقداماتی که وزارت نفت با حرکت جهادي و انقلابی در دستور کار خود قرار داده است، می تواند کشورمان را در نه فقط در غرب

 
آسیا بلکه در عرصه جهانی در جایگاه ممتازي قرار دهد. 

وي با بیان اینکه امروز در بخش هاي مختلف وزارت نفت، روحیه جهادي حاکم است، اظهار داشت: اینکه توطئه دشمنان در حمله سایبري به
مراکز سوخت براي ایجاد بلوا در کشور در زمان کوتاهی خنثی و شرایط به وضعیت عادي بازگشت، بخاطر روحیه جهادي موجود در این

وزارتخانه و همت والاي همه دست اندرکاران این حوزه بود.  

رئیس جمهوري گفت: افزایش اعتماد مردم به دولت سرمایه بزرگی است که به هیچ عنوان نباید به آن کم توجهی شود و باید با کار و خدمت

 
رسانی مضاعف به مردم، اعتماد عمومی را هر چه بیشتر تقویت کنیم. 

وي تصریح کرد: امروز بزرگترین مؤلفه قدرت جمهوري اسلامی ایران، مردم متدین کشورمان هستند که باید روز به روز با کارآمدي نظام

 
اسلامی، بر اعتماد عمومی بیفزاییم. 

وزیر نفت هم دراین مراسم با اشاره به اینکه پارسال مردم در بعضی از استان هاي کشور به دلیل تأمین نشدن سوخت (گاز یا سوخت مایع)
شاهد خاموشی بودند که این مهم به دلیل سرمایه گذاري نکردن اتفاق افتاده است، تصریح کرد: با آغاز به کار دولت سیزدهم و براساس
دستور رئیس جمهوري تأمین سوخت زمستانی به عنوان اولویت نخست وزارت نفت در دستور کار قرار گرفت و برنامه هاي کوتاه مدت دراین

 
باره تدوین شد. 

به گزارش شانا، جواد اوجی با بیان اینکه با افزایش سقف مصرف میعانات گازي در پالایشگاه ها، پتروشیمی ها، پالایشگاه هاي کوچک مقیاس
و صادرات 5ر2 تا 3 برابري میعانات گازي کمک بزرگی به تولید گاز کرده است، اظهار داشت: مصرف گاز در بخش هاي مختلف خانگی،

 
صنایع و نیروگاهی امسال برخلاف تولید با افزایش 10 تا 12 درصدي همراه شده است. 

وي به تأمین سوخت مایع نیروگاه ها به عنوان یکی از دغدغه هاي وزارت نفت اشاره کرد و گفت: با افزایش هزینه تانکرهاي سوخت رسان و
ایجاد انگیزه، ذخایر سوخت مایع نیروگاه ها و صنایع 5ر1 میلیارد لیتر بیشتر از پارسال بوده است، در حالی که در زمان آغاز به کار دولت،

 
سقف سوخت مایع نیروگاه ها و صنایع 25 درصد کمتر از پارسال بود. 

وزیر نفت با بیان اینکه اجرایی شدن سوآپ گاز ترکمنستان از مسیر ایران به مقصد جمهوري آذربایجان به پایداري گاز در شمال شرق کشور
کمک کرده است، افزود: با تعمیرات و اورهال پالایشگاه ها، خطوط انتقال و همچنین استفاده از برخی ترفندها خوشبختانه در هیچ استان و

 
شهرستان کشور قطعی گاز نداشتیم. 

وي با اشاره به اینکه اگر گاز صنایع و نیروگاه ها هم محدود شده، سوخت مایع با همان قیمت گاز در اختیار آنها قرار گرفته است، به اقدام
هاي بلندمدت این وزارتخانه براي افزایش تولید گاز کشور اشاره کرد و از امضاء 7 قرارداد توسعه میدان گازي با شرکت هاي داخلی و خارجی



به ارزش 5ر4 میلیارد دلار امضا و آغاز عملیات اجرایی آنها خبر داد و تصریح کرد: اقدام هاي خوبی براي جمع آوري گازهاي همراه مشعل که

 
به تولید گاز کشور کمک می کند، انجام شده است. 

اوجی با بیان اینکه پروژه هاي نیمه کاره و اولویت دار سرلوحه کار وزارت نفت قرار گرفته است، اظهار داشت: پروژه هاي تعریف شده در
منطقه کم برخوردار اولویت وزارت نفت است.همچنین بحث گازرسانی به صنایع هم از دیگراولویت هاي ماست چنانکه امروز 4114 واحد

 
صنعتی به شبکه گازرسانی متصل شده است که بی شک در اشتغال زایی و درآمدزایی مؤثر خواهد بود. 

وي همچنین ابراز امیدواري کرد به زودي شاهد بازدید رئیس جمهوري از طرح هاي پارس جنوبی باشیم.  

مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران هم دراین مراسم طرح هاي گازرسانی آماده افتتاح براي دهه فجر انقلاب اسلامی را تشریح کرد و گفت:

مأموریت امسال شرکت ملی گاز ایران تکمیل پروژه هاي نیمه تمام به ویژه در مناطق کم برخوردار است.  

مجید چگنی اظهار داشت: شهر نوسود از شهرهاي شهرستان پاوه که از شهرهاي کم برخوردار کشور است، از گاز طبیعی بهره مند می شود.
همچنین پروژه گازرسانی به 109 روستاي استان کرمانشاه هم در مجموع با سرمایه گذاري بیش از 270 میلیارد تومان کلنگ زنی شد و در

 
همین حال 

 
65 طرح صنعتی هم به شبکه سراسري گاز متصل و کلنگ زنی گازرسانی به 92 طرح صنعتی دیگر با اعتبار 14 میلیارد تومان انجام شد. 

وي با اشاره به پروژه هاي گازرسانی به استان سیستان و بلوچستان هم گفت: در این استان گازرسانی به شهرستان خاش انجام می شود و
عملیات گازرسانی به 93 روستا با 228 میلیارد تومان اعتبار و همچنین عملیات گازرسانی به 139 طرح صنعتی با اعتبار نزدیک به 30

میلیارد تومان در این استان آغاز شد.  

مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران همچنین از تکمیل گازرسانی در استان خراسان جنوبی خبر داد و اظهار داشت: در این استان بر اساس
مصوبه هاي سفر 6 ماه پیش رئیس جمهوري به این استان، 169 روستا با کار جهادي در مدت 6 ماه به شبکه گاز سراسري متصل شدند.
همچنین عملیات گازرسانی به 112 روستا آغاز شد؛ بنابراین با تکمیل طرح هاي جدید، این استان در بخش شهري و روستایی به طور 100

 
درصدي از نعمت گاز بهره مند خواهد شد. 

وي در ادامه گفت: ایستگاه تقویت فشار ارسنجان روي خط لوله سراسري هشتم هم به بهره برداري رسید که گازرسانی به استان هاي فارس،

 
یزد و دیگر استان هاي در مسیر را تسهیل می کند. این ایستگاه 10 میلیون متر مکعب به ظرفیت انتقال گاز کشور می افزاید. 

مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران افزود: در کنار پروژه هاي یادشده، با بهره برداري از تأسیسات تقویت فشار خیرگو و بخش نخست خط لوله

 
محمدیه قم و پارچین، ظرفیت انتقال گاز کشور افزایش یافت. 

براساس این گزارش،مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی هم اعلام کرد که ظرفیت تولید محصولات پتروشیمی ایران تا سال 1411 بیش

 
از دو برابر می شود. 

مرتضی شاه میرزایی گفت: اکنون با سرمایه گذاري هایی که انجام شده 68 مجتمع پتروشیمی در حال تولید است و در مجموع با ظرفیت

تولید سالانه 90 میلیون تن می توانیم صنعت کشور را در حوزه پتروشیمی یاري کنیم.  

وي اظهار داشت: وزیر نفت روز پتروشیمی که هشتم دي است به ما دستور دادند در زمینه دانش فنی کاتالیست ها که ماده راهبردي مصرف



این صنعت است تا پایان کار دولت سیزدهم خودکفا شویم.  

مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی یادآور شد: با برنامه ریزي هاي انجام شده همه محصولات پتروشیمی در داخل کشور تولید خواهند
شد. همچنین تا پایان سال 1411 (برنامه هشتم توسعه) ظرفیت کنونی تولید محصولات پتروشیمی به بیش از دو برابر یعنی 200 میلیون

تن در سال می رسد.



معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی: یک میلیون و 800 هزار شغل در کشور

ایجاد می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  701  |  تاریخ: 1400/11/20

یاسوج- ایرنا- معاون روابط کار وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: در شوراي عالی اشتغال کشور یک میلیون و 800 هزار شغل
تعریف شده و براي دستگاه هاي مختلف هم ضرایب و جداول مشخص شده است.

یاسوج- ایرنا- معاون روابط کار وزارت تعاون، کار و رفاه
اجتماعی گفت: در شوراي عالی اشتغال کشور یک میلیون و
800 هزار شغل تعریف شده و براي دستگاه هاي مختلف هم

 
ضرایب و جداول مشخص شده است. 

به گزارش ایرنا، علی حسین رعیتی فرد روز چهارشنبه در آئین
تودیع و معارفه مدیران کل اداره تعاون ، کار و رفاه اجتماعی
استان کهگیلویه و بویراحمد در یاسوج،اظهار داشت: وزارت
تعاون، کار و رفاه اجتماعی چهار برنامه اصلی را به عنوان ابر

پروژه هاي کمک و ارائه خدمت به مردم در نظر گرفته است.  

وي افزود: یکی از اصلی ترین آن طراحی زیست بوم ملی اشتغال است که از ظرفیت هاي اقلیم و بوم و جغرافیا و آمایش سرزمینی استفاده

شود.  
معاون روابط کار وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی تصریح کرد: امید است بتوانیم از همه ظرفیت ها استفاده کنیم و اشتغال را براي کسانی

 
که در انتظار شغل هستند ایجاد کنیم و دغدغه اشتغال در کشور را بهبود ببخشیم. 

 
رعیتی فرد ابراز داشت: دومین موضوع سازماندهی بنگاه هاي وابسته به وزارت تعاون است. 

وي ادامه داد: سومین مورد، ساماندهی صندوق هاي وابسته به وزارت تعاون از جمله صندوق تامین اجتماعی، بازنشستگی ، بیمه عشایر و

روستایی و غیره است.  

معاون روابط کار وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی بیان کرد: چهارمین پروژه اصلی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی برطرف کردن فقر

مطلق در جامعه است.  

رعیتی فرد گفت: خدمت کردن در نظام جمهوري اسلامی نعمت بزرگی است زیرا که براي رضاي خدا و تلاش براي مردمی که ولی نعمتان ما

هستند، خدمت می کنیم.  

وي عنوان کرد: انقلاب اسلامی ایران که در سال 57 به پیروزي رسید چند نکته بارز داشت که انقلاب ما را به عنوان الگویی در دنیا اثر بخش

 
نشان داده است. 

معاون روابط کار وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: یکی از نکات اصلی اش این بود که هم امام راحل و همه کسانی که همراهش بودند



 
براي خدا و یاري دین خدا قیام کردند. 

وي تاکید کرد: با کودتا خواستند انقلاب را در نطفه خفه کنند اما چون امام دین خدا را یاري کرده بود کسی نتوانست او و مردم را شکست

 
دهد. 

رعیتی فرد افزود: انقلاب اسلامی بعد از 43 سال به عنوان یک الگوي مردمی در جهان می درخشد.  

معاون روابط کار وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی تصریح کرد: ایران اولین کشوري بود که به مدت 48 روز بعد از انقلاب انتخابات برگزار

کرد تا از ظرفیت مردم در انقلاب استفاده شود.  

 
وي بیان کرد: این روز ها به جنگ اقتصادي با ایران برخاسته اند و در تلاشند با تحریم و انواع حیله و مکر اقتصاد ما را به چالش بکشند. 

 
رعیتی فرد عنوان کرد: می خواهند مردم را از نظام ناراضی کنند و تمام ظرفیت هاي خود را در این راه به کار گرفته اند. 

معاون روابط کار وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: به برکت انقلاب اسلامی در این 43 سال در حوزه اقتصادي و صنعتی ظرفیت هاي

بی بدیلی ایجاد شده است.  

 
وي ادامه داد: براي نمونه تولید فولاد 370 هزار تن بوده که به 30 میلیون تن و سیمان به 48 میلیون تن رسیده است. 

 
رعیتی فرد ابراز داشت: بیش از انقلاب 75 درصد داروهاي مورد نیاز کشور وارد می شد و امروز 95 درصد داروها در کشور تولید می شود. 

معاون روابط کار وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: افزود: وحدت و کوشش همه ما می تواند این انرژي را ایجاد کند که با سربلندي از

 
این جنگ اقتصادي بیرون بیاییم. 

وي ادامه داد: جامعه کارگري و کارفرمایان فرماندهان و رزمندگان این جنگ اقتصادي هستند و تلاش می کنند چرخ تولید کشور بچرخد.  

رعیتی فرد عنوان کرد: با تعطیلی هر واحد تولیدي یک خاکریز را از دست داده ایم و نباید اجازه دهیم وقفه اي در تولید کشور ایجاد شود و

 
از تولید کالاي ایرانی حمایت کنیم تا بتوانیم به روزهاي پرنشاط در حوزه تولید و اقتصاد کشور برسیم. 

وي گفت: جامعه کار و تولید علی رغم همه مشکلات پاي نظام ایستاده اند و کارگران از اقشاري هستند که در پیروزي انقلاب، دفاع مقدس و
حتی در شرایط کنونی با نجابت و سیلی صورت خود را سرخ کرده اند و پاي نظام و انقلاب ایستاده اند و این مهم را دولت سیزدهم به خوبی

درك می کند.  

وي ابراز داشت: در کشور 10 میلیون و 700 هزار نفر بیمه شده مستقیم کار،3.6 میلیون نفر بازنشسته تامین اجتماعی و 1.6 میلیون نفر

بازنشسته کشوري وجود دارد.  

رعیتی فرد تاکید کرد: بیش از 50 میلیون از جمعیت کشور در جامعه هدف وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به آن ها ارائه خدمات می

 
شود. 

معاون روابط کار وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: در حوزه تنظیم روابط کار که یکی از راه هاي تحقق عدالت اجتماعی است باید کار



 
بیشتري شود تا بتوانیم عدالت را ایجاد کنیم. 

در خاتمه این آیین از حدمات ارمغانی مدیرکل پیشین تقدیر شد و حمیدر ضا واعظی به عنوان مدیرکل جدید تعاون ، کار و رفاه اجتماعی

 
کهگیلویه وبویراحمد معرفی شد. 

برچسب ها  

 
- کهگیلویه و بویراحمد 

 
- یاسوج 

- سازمان بهزیستی کشور



42 طرح عمرانی در بخش کرگانرود تالش مورد استفاده قرار گرفت

منبع: ایرناشماره خبر:  702  |  تاریخ: 1400/11/20

آستارا - ایرنا - بهره برداري از 42 طرح عمرانی با 31 میلیارد و 400 میلیون تومان اعتبار، به مناسبت سالگرد پیروزي انقلاب
اسلامی با حضور مردم و مسئولان در بخش کرگانرود تالش آغاز شد.

آستارا - ایرنا - بهره برداري از 42 طرح عمرانی با 31 میلیارد
و 400 میلیون تومان اعتبار، به مناسبت سالگرد پیروزي
انقلاب اسلامی با حضور مردم و مسئولان در بخش کرگانرود

تالش آغاز شد.  

Tبه گزارش روز چهارشنبه روابط عمومی فرمانداري تالش
فرماندار این شهرستان امروز در آdین افتتاح متمرکز طرح
هاي عمرانی در شهرك صنعتی کشلی تالش گفت: طرح ها با
همت دهیاري هاي بخش کرگانرود ، ادارات منابع طبیعی و
آبخیزداري ، راهداري و حمل و نقل جاده اي ، جهاد کشاورزي

 
، بنیاد مسکن ، امور برق ، آموزش و پرورش ، شهرداري لیسار و مخابرات تالش اجرا شده است. 

محمد حسین شاه کویی بهسازي معابر روستایی ، لوله گذاري و روشنایی معابر ، احداث سرشاخه گیر خطبه سرا محدوده روستاي بنون ،
خانه مسافر روستاي اوتار محله ، بهسازي و آسفالت محور روستایی کشلی، دیوار حائل و ترمیم پل اشیک آغاسی ، کابل خودنگهدار ، ترانس
برق ، اشتغال زایی ، مدرسه پنج کلاسه روستاي اوتار محله ، مدرسه سه کلاسه روستاي سوست ، آسفالت و موزائیک خیابان امام (ره) و

 
تعریض و بازسازي چمن مصنوعی ، توسعه لینک رادیوئی سایت و افزایش تکنولوژي سایت هاي سیار را طرح هاي افتتاحی اعلام کرد. 

فرماندار تالش با اعلام اینکه براي اجراي این طرح ها 31 میلیارد و 400 میلیون تومان اعتبار هزینه شده است، خدمات ارائه شده براي رفاه

 
حال مردم را حاصل برکت انقلاب اسلامی و خون شهدا دانست. 

شهرستان تالش با 200 هزار نفر جمعیت و بخش هاي مرکزي، اسالم، حویق و کرگانرود در 110 کیلومتري غرب مرکز استان گیلان واقع

 
شده است. 

برچسب ها  

 
- سال تولید پشتیبانی ها و مانع زدایی ها 

 
- توسعه ایران 

- افتتاح طرح  

 
- اعتبارات 

 
- تالش 

 
- دهه فجر 

پروندهٔ خبري 



 
- فجر انقلاب؛ 43 سال ایستادگی 

- 1400؛ سال تولید، پشتیبانی ها، مانع زدایی ها



به همت 27 تسهیل گر برکت

منبع: جوان آنلاینشماره خبر:  703  |  تاریخ: 1400/11/20

طی سه سال اخیر و به همت 27 مجري و تسهیل گر 3 هزار و 48 طرح اشتغالزایی اجتماع محور در مناطق محروم و روستایی
آذربایجان شرقی به بهره برداري رسیده که مجموع این طرح ها ایجاد 9 هزار و 144 فرصت شغلی را به دنبال داشته است.

طی سه سال اخیر و به همت 27 مجري و تسهیل گر 3 هزار و 48 طرح اشتغالزایی اجتماع محور در مناطق محروم و روستایی

آذربایجان شرقی به بهره برداري رسیده که مجموع این طرح ها ایجاد 9 هزار و 144 فرصت شغلی را به دنبال داشته است.  
معاون توسعه اشتغال اجتماع محور بنیاد برکت با بیان اینکه تلاش 27 مجري و تسهیل گر این بنیاد در استان آذربایجان شرقی موجب ایجاد
چند هزار شغل شده است، گفت: تا به امروز 3 هزار و 48 طرح اشتغالزایی اجتماع محور در مناطق محروم و روستایی آذربایجان شرقی به
بهره برداري رسیده که ایجاد 9 هزار و 144 فرصت شغلی را به دنبال داشته است. مرتضی نیازي با اشاره به فعالیت بنیاد برکت در آذربایجان
شرقی از سال 1398 اظهار داشت: 14 شهرستان، 32 بخش و 223 روستا در استان تحت پوشش فعالیت هاي اشتغالزایی بنیاد قرار دارند. به
گفته معاون توسعه اشتغال اجتماع محور بنیاد برکت، 27 مجري و تسهیل گر این بنیاد در مناطق روستایی و کم برخوردار استان آذربایجان
شرقی مشغول به خدمت رسانی و ایجاد و تکمیل فرآیند اشتغالزایی هستند. نیازي خاطر نشان کرد: حجم کل سرمایه گذاري براي راه اندازي
3 هزار و 48 طرح اشتغالزایی در استان آذربایجان شرقی 3 هزار و 440 میلیارد ریال است. وي درباره رسته هاي مشاغل ایجاد شده در این
استان نیز توضیح داد: رسته هاي کشاورزي، خدمات و صنعتی به ترتیب با 58، 27 و 15 درصد بیشترین سهم را از مشاغل ایجاد شده برکت
در استان به خود اختصاص می دهند. معاون توسعه اشتغال اجتماع محور بنیاد برکت تأکید کرد: 27 درصد کارآفرینان بنیاد در استان
آذربایجان شرقی را زنان تشکیل می دهند. نیازي با اشاره به فعالیت هاي بنیاد برکت در حوزه توانمند سازي و اشتغال آفرینی گفت: بنیاد تا
پایان سال جاري فرآیند راه اندازي 80 هزار طرح اجتماع محور با ظرفیت اشتغال 240 هزار نفر را به پایان می رساند. وي ادامه داد: بنیاد
برکت براي سال 1401 نیز بهره برداري از 100 هزار طرح اشتغالزایی را در دستور کار دارد که باعث ایجاد 300 هزار شغل خواهد شد.
گفتنی است، بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام 3 هزار و 16 طرح در حوزه هاي توانمندسازي اقتصادي، زیربنایی، فرهنگی، سلامت و سایر
خدمات را با حجم سرمایه گذاري 6 هزار و 951 میلیارد ریال در مناطق محروم و کم برخوردار استان آذربایجان شرقی به بهره برداري

رسانده یا در دست اقدام دارد.



به همت 27 تسهیل گر برکت

منبع: جوان آنلاینشماره خبر:  704  |  تاریخ: 1400/11/20

طی سه سال اخیر و به همت 27 مجري و تسهیل گر 3 هزار و 48 طرح اشتغالزایی اجتماع محور در مناطق محروم و روستایی

آذربایجان شرقی به بهره برداري رسیده که مجموع این طرح ها ایجاد 9 هزار و 144 فرصت شغلی را به دنبال داشته است.  
معاون توسعه اشتغال اجتماع محور بنیاد برکت با بیان اینکه تلاش 27 مجري و تسهیل گر این بنیاد در استان آذربایجان شرقی موجب ایجاد
چند هزار شغل شده است، گفت: تا به امروز 3 هزار و 48 طرح اشتغالزایی اجتماع محور در مناطق محروم و روستایی آذربایجان شرقی به
بهره برداري رسیده که ایجاد 9 هزار و 144 فرصت شغلی را به دنبال داشته است. مرتضی نیازي با اشاره به فعالیت بنیاد برکت در آذربایجان
شرقی از سال 1398 اظهار داشت: 14 شهرستان، 32 بخش و 223 روستا در استان تحت پوشش فعالیت هاي اشتغالزایی بنیاد قرار دارند. به
گفته معاون توسعه اشتغال اجتماع محور بنیاد برکت، 27 مجري و تسهیل گر این بنیاد در مناطق روستایی و کم برخوردار استان آذربایجان
شرقی مشغول به خدمت رسانی و ایجاد و تکمیل فرآیند اشتغالزایی هستند. نیازي خاطر نشان کرد: حجم کل سرمایه گذاري براي راه اندازي
3 هزار و 48 طرح اشتغالزایی در استان آذربایجان شرقی 3 هزار و 440 میلیارد ریال است. وي درباره رسته هاي مشاغل ایجاد شده در این
استان نیز توضیح داد: رسته هاي کشاورزي، خدمات و صنعتی به ترتیب با 58، 27 و 15 درصد بیشترین سهم را از مشاغل ایجاد شده برکت
در استان به خود اختصاص می دهند. معاون توسعه اشتغال اجتماع محور بنیاد برکت تأکید کرد: 27 درصد کارآفرینان بنیاد در استان
آذربایجان شرقی را زنان تشکیل می دهند. نیازي با اشاره به فعالیت هاي بنیاد برکت در حوزه توانمند سازي و اشتغال آفرینی گفت: بنیاد تا
پایان سال جاري فرآیند راه اندازي 80 هزار طرح اجتماع محور با ظرفیت اشتغال 240 هزار نفر را به پایان می رساند. وي ادامه داد: بنیاد
برکت براي سال 1401 نیز بهره برداري از 100 هزار طرح اشتغالزایی را در دستور کار دارد که باعث ایجاد 300 هزار شغل خواهد شد.
گفتنی است، بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام 3 هزار و 16 طرح در حوزه هاي توانمندسازي اقتصادي، زیربنایی، فرهنگی، سلامت و سایر
خدمات را با حجم سرمایه گذاري 6 هزار و 951 میلیارد ریال در مناطق محروم و کم برخوردار استان آذربایجان شرقی به بهره برداري

رسانده یا در دست اقدام دارد.



علت ناکامی ها در مدیریت اقتصاد کشور، مدیران غربگرا بود

منبع: شهید نیوزشماره خبر:  705  |  تاریخ: 1400/11/20

عضو کمیسیون اقتصادي مجلس گفت: اگر هنوز نتوانسته ایم در مدیریت اقتصاد کشور و اقتصاد مقاومتی موفقیتی کسب کنیم، به
خاطر وجود مدیران غربگرا در راس مدیریت بوده که هیچ اعتقادي به این سیاست ها نداشتند.

عضو کمیسیون اقتصادي مجلس گفت: اگر هنوز نتوانسته ایم در مدیریت
اقتصاد کشور و اقتصاد مقاومتی موفقیتی کسب کنیم، به خاطر وجود مدیران

غربگرا در راس مدیریت بوده که هیچ اعتقادي به این سیاست ها نداشتند.  

محمد علیپور عضو کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی با اشاره به
اقتصادي مقاومتی و تولید ملی، اظهار داشت: زمانی که انقلاب اسلامی به

وقوع پیوست آمریکایی ها بیان می کردند که اگر ما از ایران برویم این کشور فلج می شود این حرفشان نیز به استناد این موضوع بود که تمام

 
امکانات کشور قبل از انقلاب وابسته به غرب بود. 

وي ادامه داد: اما با لطف خدا ایران با رفتن آمریکایی ها فلج نشد بلکه 43 سال است که با اقتدار روبه جلو در حرکت است و حتی در برخی

 
از حوزه ها جزو کشورهاي سرآمد دنیا است. 

عضو کمیسیون اقتصادي مجلس گفت: در حوزه تولید ملی بعد از انقلاب اتفاق هایی افتاده است این درحالی است که ما قبل از انقلاب کالاي

 
تولید داخل، اندك داشتیم و عمده کالاها وارداتی بود که این موضوع نشان از وابستگی شدید ما به خارج بود. 

وي با بیان اینکه ایران قبل از انقلاب با بعد از انقلاب در حوزه کار آفرینی و تولید قابل مقایسه نیست، بیان داشت: در حوزه تولید و
کارآفرینی اقدامات موثري شکل گرفته اما این اقدامات کم است و باید سرعت چرخ تولید را افزایش بدهیم تا به آن چشم اندازي که در تولید

 
داریم برسیم. 

علیپور با اشاره به اقتصاد مقاومتی، تصریح کرد: هنوز نتوانسته ایم در اقتصاد مقاومتی طبق سیاست هاي مقام معظم رهبري پیش برویم آن
هم به خاطر وجود مدیران غربگرا در راس مدیریت بوده که هیچ اعتقادي به این سیاست ها نداشتند و معتقد به اقتصاد غربی بودند همین امر

 
باعث شده است که وضع اقتصادي فعلی ایران بدین صورت شود. 

وي با بیان اینکه اجراي سیاست هاي اقتصاد مقاومتی نیازمند استمرار و فرهنگ سازي است، بیان داشت: اجراي سیاست هاي اقتصاد
مقاومتی باعث می شود که پس اندازهاي خرد و منابع کلان کشور به سمت سرمایه گذاري و خرید اوراق مشارکت، ایجاد اشتغال خرد در

شهرها و روستاها و تجاري سازي و نیز عرضه به بازار هدایت شود.  

عضو کمیسیون اقتصادي مجلس در پایان گفت: توجه به ظرفیت هاي تولید داخلی در شرایط تحریم ها موجب خود اتکایی شده و می تواند

 
نجات بخش کشور در این دوران سخت باشد. 

منبع: فارس





افتتاح 44 واحد مسکونی طرح اقدام ملی مسکن در مهریز

منبع: ایسناشماره خبر:  706  |  تاریخ: 1400/11/20

همرمان با دهه مبارك فجر و با حضور استاندار یزد، امام جمعه مهریز و مسئولین استانی و شهرستانی، 44 واحد مسکونی طرح اقدام
ملی در مهریز افتتاح شد.

 «مهران فاطمی» استاندار یزد در افتتاح این طرح اظهار کرد:
این ایام االله براي دو شکر بزرگ از سوي مسئولان، فرصتی مغتنم است، یکی شکر این که در این ایام به برکت حضرت امام و حضور مردم
سرآغاز حکومت االله و تحقق فرمایشات نبی مکرم اسلام و اهل بیت معصومین بود و دیگري شکر حضور این ملت و این مردم عزیز است که

اگر نبودند این مردم، چنین نظامی شکل نمی گرفت.  

وي ادامه داد: یکی از خدماتی که باید به مردم داده شود، توجه به بحث مسکن، ازدواج و اشتغال مردم به ویژه جوانان است که دولت

سیزدهم با شعار ایجاد یک میلیون شغل و یک میلیون مسکن در سال براي تحقق آنها تلاش می کند.  

وي با اشاره به آماده بهره برداري شدن 44 واحد مسکونی طرح اقدام اقدام ملی مهریز در کوتاهترین مدت، آن را نشان از یک مدیریت قوي و

 
هم افزایی و همدلی و یک کار جهادي و شبانه روزي دانست. 

استاندار در بخش پایانی سخنان خود اظهار کرد: عزم ما جدي است که سهم استان یزد در حوزه مسکن و این یک میلیون مسکن در سطح

 
کشور اجرا شود. 

 
فاطمی همچنین ساختمان اداره امور مالیاتی شهرستان مهریز را افتتاح کرد. 



 
 

 
 

 
 



 
 

 
 

 
 



 
 

انتهاي پیام



استاندار یزد: عزم مسئولان استان در حوزه مسکن جدي است/خدمات را عادلانه

توزیع می کنیم

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  707  |  تاریخ: 1400/11/20

 به گزارش خبرنگار فارس در مهریز، مهران فاطمی عصر امروز
در جریان سفر خود به این شهرستان که با هدف افتتاح طرح هاي دهه فجر انجام شده بود، در مراسم بهره برداري از 44 واحد مسکونی طرح
اقدام ملی مسکن این شهرستان، اظهار کرد: توزیع عادلانه خدمات از جمله اولویت هاي اجرایی مسئولان در دولت سیزدهم است که در

 
چارچوب قانون انجام می شود. 

وي انقلاب اسلامی ایران را نظامی مردمی و برگرفته از ارزش هاي اسلام ناب محمدي دانست و افزود: رسیدگی به مردم مهمترین وظیفه

 
مسئولان نظام است و حضور در صحنه اقشار مختلف نیز تقویت کننده مسیر توسعه بیش از پیش است. 

استاندار یزد در ادامه اشتغال، ازدواج و مسکن را سه دغدغه اصلی مردم عنوان کرد و گفت: سعی داریم با برنامه ریزي هاي صورت گرفته و

 
کارگروه هاي تشکیل شده انشاء االله بزودي به این سه مهم دستاوردهاي خوبی داشته باشیم. 

 
 

فاطمی با اشاره به تعهد دولت در طرح جهش مسکن گفت: عزم مسئولان استان یزد در حوزه مسکن جدي است و تا رسیدن به نتیجه

 
مطلوب و تکمیل پروژه هاي در دستور کار تمام تلاش خود را بکار خواهیم برد . 

 
تاپایان امسال 130 واحد مسکونی طرح ملی را تحویل می دهیم 

 محمد دهقان بنادکی، سرپرست فرمانداري مهریز نیز در این مراسم تصریح کرد: مهریز اولین شهرستانی است که با همدلی مسئولین و



پیگیري هاي مستمر توانسته بخشی از واحدهاي مسکونی طرح اقدام را تحویل متقاضیان دهد و تا پایان سال جاري 130 واحد دیگر تحویل

 
جوانان این شهرستان خواهد شد. 

 بهره برداري از ساختمان اداره امور مالیاتی مهریز و بهره برداري از واحدهاي تولیدي رویان لعاب با 300 میلیارد هزینه  و کیمیاگران تغذیه

 
با سرمایه گذاري 130 میلیارد  از دیگر برنامه هاي حضور استاندار در شهرستان مهریز بود . 

انتهاي پیام/ح



باغملک رتبه اول توسعه گلخانه ها در خوزستان

باغملک رتبه اول توسعه گلخانه ها در خوزستان

منبع: تجهیز نیوزشماره خبر:  708  |  تاریخ: 1400/11/20

رییس سازمان جهاد کشاورزي خوزستان گفت: شهرستان باغملک در توسعه گلخانه ها مقام اول استان را دارا می باشد و در رتبه
بندي پس از دزفول رتبه دوم را دارد. به گزارش پایگاه خبري تجهیزنیوز و به نقل از روابط عمومی سازمان جهاد کشاورزي

خوزستان: به مناسبت دهه مبارك فجر با حضور رییس سازمان ، (...)

باغملک رتبه اول توسعه گلخانه ها در خوزستان رییس سازمان جهاد کشاورزي

 
خوزستان گفت: شهرستان باغملک در توسعه گلخانه ها مقام اول استان را دارا می باشد و در رتبه بندي پس از دزفول رتبه دوم را دارد. 

به گزارش پایگاه خبري تجهیزنیوز و به نقل از روابط عمومی سازمان جهاد کشاورزي خوزستان: به مناسبت دهه مبارك فجر با حضور رییس
سازمان ، نماینده مردم در مجلس شوراي اسلامی ، مدیران و جمعی از مسئولان شهرستان پروژه احداث گلخانه در شهرستان باغملک افتتاح

 
گردید. 

رییس سازمان در این مراسم گفت: این پروژه شامل 9 واحد گلخانه سبزي و صیفی به مساحت 29 هزار و 544 مترمربع بوده که با اعتبار بالغ

 
بر 12 میلیارد تومان احداث شده است. 

خدارحم امیري زاده با بیان اینکه این پروژها در قلعه تل، باغملک و صیدون احداث شده اند افزود: با بهره برداري از این پروژه براي 38 نفر به

 
صورت مستقیم اشتغال ایجاد می شود. 

وي با بیان اینکه از  49 پروژه قابل افتتاح در دهه مبارك فجر در استان 22 پروژه گلخانه می باشد اظهار داشت: این 9 پروژه در شهرستان
باغملک 9افزایش 4 هزار تنی محصولات گلخانه اي را بدنبال خواهد داشت.امیري زاده ادامه داد: شهرستان باغملک در توسعه گلخانه ها مقام

 
اول استان را دارا می باشد و در رتبه بندي پس از دزفول رتبه دوم را دارد.  

کد خبر: 140071011200052



همسان سازي حقوق بازنشستگان در سال آینده اجرا می شود

منبع: بولتن نیوزشماره خبر:  709  |  تاریخ: 1400/11/20

رحیم زارع در جمع خبرنگاران در تشریح مصوبات امروز کمیسیون تلفیق بودجه 1401، گفت: کمیسیون تلفیق تصویب کرد که از
محل بند «و» تبصره 2 لایحه بودجه...

به گزارش بولتن نیوز، رحیم زارع در جمع خبرنگاران در تشریح مصوبات امروز کمیسیون تلفیق بودجه 1401، گفت: کمیسیون تلفیق

تصویب کرد که از محل بند «و» تبصره 2 لایحه بودجه، همسان سازي حقوق بازنشستگان در سال آینده انجام شود.  

وي بیان کرد: همچنین مبلغ 5 هزار میلیارد تومان براي اجراي قانون تعرفه گذاري خدمات پرستاري و تبدیل کارانه هاي پرستاري از سر

 
جمع مالیات سیگار اختصاص پیدا کرد. 

سخنگوي کمیسیون تلفیق بودجه اظهار داشت: براي سال 1401 مقرر شد که مربیان قرآنی تبدیل وضعیت شوند که منابع این کار از سر

 
جمع بودجه عمومی تامین خواهد شد. 

زارع گفت: طبق مصوبه این کمیسیون، مبلغ 200 میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه براي دانشجویان کمیته امداد و سازمان بهزیستی
اختصاص داده شد. 500 میلیارد تومان از محل تسهیلات قرض الحسنه تبصره 16 براي اشتغال زندانیان حین و بعد از حبس تصویب شد.



81 پروژه عمرانی در میبد به بهره برداري رسید

منبع: ایرناشماره خبر:  710  |  تاریخ: 1400/11/20

یزد- ایرنا- 81 پروژه عمرانی با سرمایه گذاري 760 میلیارد تومان روز چهارشنبه همزمان با دهه فجر انقلاب اسلامی به بهره برداري
رسید و آیین افتتاح پنج طرح در بخشهاي کشاورزي ، گردشگري ، صنعت ، آموزشی و تحقیقاتی نیز با حضور مسئولان استان و

شهرستان به صورت نمادین برگزار شد.

یزد- ایرنا- 81 پروژه عمرانی با سرمایه گذاري 760 میلیارد
تومان روز چهارشنبه همزمان با دهه فجر انقلاب اسلامی به
بهره برداري رسید و آیین افتتاح پنج طرح در بخشهاي
کشاورزي ، گردشگري ، صنعت ، آموزشی و تحقیقاتی نیز با
حضور مسئولان استان و شهرستان به صورت نمادین برگزار

 
شد. 

به گزارش ایرنا یک بومگردي به مساحت یک هزار و 100 متر
مربع و زیربناي 300 متر مربع شامل 2 سوئیت و 2 اتاق و با
سرمایه گذاري 30 میلیارد ریال در حوزه گردشگري ، طرح

سامانه آبیاري نوین به مساحت 80 هکتار و 6 کیلومتر طول شبکه با منبع آب کشاورزي براي استفاده 150 نفر بهره بردار در روستاي بدرآباد

 
با سرمایه گذاري 11 هزار میلیون ریال به بهره برداري رسید. 

همچنین سیستم داده ها ، بخش پژوهشی مرکز تحقیقات ژنتیک با سرمایه گذاري 40 میلیارد ریال براي خرید تجهیزات، یک واحد تولیدي
چسب بلوك با اشتغالزایی براي 17 نفر به صورت تک شیفت در شهرك صنعتی جهان آباد و یک کارخانه تولید کاغذ با سرمایه گذاري 750

 
میلیارد ریال و ایجاد اشتغال براي 24 نفر در شهرك صنعتی شمس آباد افتتاح شدند. 

معاون توسعه مدیریت و منابع استانداري یزد در حاشیه افتتاح یکی از واحدهاي تولیدي گفت: امروز 81 پروژه در حوزه هاي مختلف به بهره
برداري در میبد رسید و ما شاهد راه اندازي سیستم نوین آبیاري در بخش کشاورزي بودیم که با توجه به محدودیت منابع آب در استان یک

اتفاق بسیار خوب در استفاده از زمین و آب و انرژي است.  

محمد علی شاه حسینی راه اندازي صنایع هایتک ، پاك و دانش بنیان مورد درخواست مردم را ستود و از تلاش همه مسئولان و کارآفرینان

 
براي بهره برداري از پروژه هاي مختلف در بخشهاي شهري و روستایی میبد قدردانی کرد. 

سید جمال سجادي پور سرپرست فرمانداري میبد نیز در مراسم افتتاح یکی از واحدهاي تولیدي گفت: صنایع بهره برداري شده امروز کم
ابخواه ، بدون آلایندگی ودانش بنیان هستند و انشاءاالله با معرفی و حمایت از آنها نشان دهیم که شهرستان در حوزه صنایع پاك نیز داراي

واحدهاي تولیدي برتر است.  

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان یزد نیز گفت: مردم استان یزد از زمانهاي گذشته تا کنون داراي استعداد و روحیه کارافرینی
بوده اند و بعد از پیروزي شکوهمند انقلاب اسلامی شاهد رشد چند هزار درصدي در بخشهاي تجارت ، صنعت و معدن هستیم . 



محمد رضا علمدار یزدي تعداد واحد صنعتی استان یزد قبل از سال 1357 را 51 واحد عنوان کرد و افزود : اکنون بیش از سه هزار واحد

 
صنعتی داریم و در بخش معدن 25 واحد داشتیم و اکنون 700 معدن داراي پروانه بهره برداري در استان وجود دارد. 

رییس اداره بهزیستی میبد هم در مراسم بهره برداري از بخش پژوهشی مرکز تحقیقات ژنتیک با اشاره به چگونگی راه اندازي این مرکز و
بخش هاي پژوهشی آن گفت: این مرکز توسط آیت االله اعرافی امام جمعه میبد و دکتر حسین دهقانی فیروزآبادي نخستین خیر آن پایه

 
گذاري شد و سپس خیرین دیگر در ادامه فعالیت این مرکز تحقیقاتی همکاري کردند. 

سید محسن فلاح تصریح کرد: نتیجه تحقیقات و فعالیتهاي مرکز تحقیقات ژنتیک در درمان ،پیشگیري و کاهش بسیاري از معلولیت تاکنون

 
بسیار اثر گذار بوده است ، همچنین آزمایشگاه مرکز انجام دهنده آزمایش هایی است که قبلا مردم باید براي انجام آن به تهران می رفتند. 

 
مرکز شهرستان 107هزار نفري میبد در 50 کیلومتري شمال غرب شهر یزد مرکز این استان قرار دارد. 

 
برچسب ها 

- میبد  

 
- انقلاب اسلامی ایران 

 
- یزد 

- افتتاح پروژه  
- دهه فجر



هزار میلیارد ریال تسهیلات بانکی به بانوان کارآفرین گلستان اختصاص می یابد

منبع: ایرناشماره خبر:  711  |  تاریخ: 1400/11/20

گرگان - ایرنا - معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري گلستان گفت : از محل تبصره 18 و با هدف رونق اشتغال، هزار میلیارد
ریال تسهیلات بانکی به بانوان کارآفرین استان اختصاص خواهد یافت .

گرگان - ایرنا - معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري
گلستان گفت : از محل تبصره 18 و با هدف رونق اشتغال،
هزار میلیارد ریال تسهیلات بانکی به بانوان کارآفرین استان

 
اختصاص خواهد یافت . 

سیدمحمد دهنوي روز چهارشنبه در نشست با بانوان کارآفرین
گلستان بیان کرد: این تسهیلات بانکی با اولویت بخش
کشاورزي ، صنعت و صنایع دستی و به شرط اقدام سریع

دستگاههاي مرتبط اختصاص خواهد یافت.  

 
وي همچنین حمایت بیشتر از حوزه کارآفرینی بانوان توسط اداره کل تعاون ، کار و رفاه اجتماعی گلستان را خواستار شد. 

دهنوي بر سرمایه گذاري در ایجاد شهرك صنعتی صنایع دستی در گلستان تاکید کرد و افزود: نیاز به این موضوع احساس می شود و

 
پیگیري آن با مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان در دستور کار قرار دارد. 

وي در خصوص ایجاد بازارچه صنایع دستی هم گفت : این طرح براي گرگان برنامه ریزي شده و کمک هاي لازم هم به دستگاههاي مرتبط

 
انجام خواهد شد. 

وي ادامه داد: گلستان ظرفیت خوبی در حوزه تولیدات صنایع دستی دارد و استفاده از این ظرفیت غفلت شده در تولید ثروت براي خانوار ها

 
ضروري است . 

در این نشست تعدادي از بانوان کارافرین فعال استان گلستان به ظرفیت ها و موانع سر راه فعالیت هاي خود اشاره کردند .  

گلستان مطابق سرشماري سال 95، یک میلیون و 869 نفر جمعیت متشکل از اقوام و مذاهب مختلف دارد که 49 درصد آن را زنان تشکیل

 
می دهد. 

 
برچسب ها 

 
- استان گلستان 

- استانداري گلستان  

 
- کارآفرینی 

- بانوان





خیران ترویج دهنده فرهنگ دینی در جامعه هستند

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  712  |  تاریخ: 1400/11/20

استاندار آذربایجان شرقی با بیان اینکه خیران ترویج دهنده فرهنگ دینی و اسلامی هستند، گفت: مدیران و موسسان مراکز خیریه
در آذربایجان شرقی جوانان را در فعالیت هاي خود مشارکت دهند تا ادامه دهنده راه آنان باشند.

استاندار آذربایجان شرقی با بیان اینکه خیران ترویج دهنده فرهنگ دینی و اسلامی هستند، گفت: مدیران و موسسان مراکز خیریه در

 
آذربایجان شرقی جوانان را در فعالیت هاي خود مشارکت دهند تا ادامه دهنده راه آنان باشند. 

به گزارش ایکنا از آذربایجان شرقی، به نقل از روابط عمومی
استانداري، عابدین خرّم، استاندار آذربایجان شرقی، امروز، 20 بهمن
ماه، در مراسم تجلیل از موسسات خیریه همسو و مراکز نیکوکاري
در تبریز با بیان اینکه خیران ترویج دهنده فرهنگ دینی و اسلامی
هستند، گفت: مدیران و موسسان مراکز خیریه در آذربایجان شرقی
جوانان را در فعالیت هاي خود مشارکت دهند تا ادامه دهنده راه

 
آنان باشند. 

وي اظهار کرد: کمیته امداد امام خمینی (ره) یکی از یادگاران پربرکت بنیانگذار جمهوري اسلامی است که با هدف رسیدگی به حال

نیازمندان و مستمندان در روزهاي آغازین انقلاب اسلامی به فرمان تاریخی امام راحل (ره) تأسیس و آغاز به کار کرد.  

خرم، با اشاره به اینکه کمک به هم نوع فلسفه زندگانی است، ادامه داد: امروز این نهاد با همراهی مردم و خیران مسیر رشد و تعالی خود را

طی کرده است.  

استاندار آذربایجان شرقی، گفت: اگر بتوانیم دستگیري در ابعاد مختلف معنوي، مادي و اجتماعی در جامعه را فرهنگ سازي کنیم بسیاري از

 
معضلات جامعه حل خواهد شد. 

وي با بیان اینکه در اسلام فاصله طبقاتی معنا ندارد، افزود: اگر شاهد شکل گیري فاصله هاي طبقاتی در جامعه هستیم، به دلیل دوري از

 
فرهنگ اسلامی است و این نابرابري موجب افزایش ناهنجاري هاي اجتماعی می شود. 

استاندار آذربایجان شرقی با اشاره به اینکه کمیته امداد و مراکز و موسسات خیریه، سد و عامل بازدارنده از ناهنجارهاي اجتماعی هستند،

 
اظهار داشت: در آذربایجان شرقی مراکز و موسسات خیریه بسیاري در حوزه هاي مختلف فعال هستند. 

وي با بیان اینکه در حوزه اشتغال و کسب و کار در جامعه با مشکلاتی مواجه هستیم، افزود: در عین حال که دولت براي رفع این مشکلات

 
برنامه هاي مختلفی دارد موسسات و مراکز خیریه نقش بسیار موثر و تاثیرگذار در احصا این مشکلات ایفا می کنند. 

خرّم ادامه داد: در کشور ما موسسات خیریه منطبق با فرهنگ دینی و اسلامی راه اندازي شده و خودجوش هستند، بطوري که در مواردي
حتی از کمیته امداد و بهزیستی نیز جلوتر هستند. 



انتهاي پیام



روي کارآمدن دولتمرد صالح از اهداف انقلاب اسلامی بود

منبع: تقریب نیوزشماره خبر:  713  |  تاریخ: 1400/11/20

به گزارش حوزه استان ها خبرگزاري تقریب، حجت الاسلام و
المسلمین پورذهبی عصر امروز در مراسم جشن انقلاب که با
موضوع «انقلاب اسلامی، اقتصاد مقاومتی، تولید ملی و
کارآفرینی» با حضور روحانیون اهل تشیع و تسنن شهرستان
دهگلان برگزار شد، با اشاره به اینکه سخنان انبیا بسیار کارساز
و پرنفوذ بوده به فرموده خداوند در سوره هود قرآن اشاره کرد
و اظهار داشت: کارکرد یک روحانی اصلاح، موعظه و نصیحت

 
است. 

وي "روي کارآمدن دولتمرد صالح، طرح موضوعات سالم براي جامعه اسلامی، عدالت و رفاه" را از جمله اهداف و دستاوردهاي انقلاب اسلامی
خواند و گفت: در گذشته فساد، ظلم، تبعیض، بی عدالتی و مصرف مشروبات الکلی رسما در جامعه رواج داشت که خوشبختانه با پیروزي

 
انقلاب اسلامی پایان یافت. 

نماینده ولی فقیه در استان کردستان با بیان اینکه ممکن است مشکلاتی در حوزه هاي مختلف همچون اقتصادي داشته باشیم اما نسبت به
قبل از انقلاب پیشرفت هاي زیادي کرده ایم، تصریح کرد: رفاه تنها داشتن درآمد، مسکن و خوردن و آشامیدن نیست چراکه تامین امنیت،

ایجاد دانشگاه ها براي درس خواندن، فراهم شدن زیرساخت ها و جاده براي دسترسی آسان در این شرایط تحریم رفاه است.  

وي ایجاد امنیت را از مهم ترین دستاوردهاي انقلاب خواند و افزود: خوشبختانه به برکت حضور و هوشیاري نیروهاي نظامی، انتظامی و
دستگاه هاي امنیتی امنیت و آرامش در کردستان برقرار است لذا باید همه با هم ضمن قدردانی ، اجازه ندهیم خدشه اي به این امنیت وارد

 
شود. 

حجت الاسلام و المسلمین پورذهبی با ذکر اینکه مقابله با توطئه تکفیري ها رسالت روحانیون است، عنوان کرد: براي تامین مسکن علما

مشکلی نداشته و آمادگی پیگیري و مکاتبات با ادارات ذي ربط را داشته و بهبود وضعیت معیشتی نیز در حال انجام است.  

وي با بیان اینکه سادگی زندگی روحانیون شیعه و سنی زبانزد است، افزود: امیدواریم با برنامه ریزي هاي انجام شده، دغدغه این عزیزان رفع

شود.  

نماینده ولی فقیه در استان کردستان با بیان اینکه توجه به رفع دغدغه هاي مردم به ویژه قشر روحانیون دغدغه همیشگی مسئولان نظام
است، یادآور شد: ممکن است مسئولان زیر مجموعه دچار اشباهاتی شوند اما رهبر معظم انقلاب یک فرد صالح، شریف و دلسوز ملت و

 
مسئولان نیز اراده را داشته که دچار مشکل نشوند. 



انتهاي پیام/



حوزه هاي علمیه در سنندج، بانه، مریوان و کامیاران تقویت می شود

منبع: تقریب نیوزشماره خبر:  714  |  تاریخ: 1400/11/20

به گزارش حوزه استان ها خبرگزاري تقریب، حجت الاسلام و
المسلمین پورذهبی پیش از ظهر امروز در مراسم جشن انقلاب
که با موضوع "انقلاب اسلامی، اقتصاد مقاومتی، تولید ملی و
کارآفرینی" با حضور روحانیون اهل تشیع و تسنن شهرستان
کامیاران برگزار شد، اظهار داشت: انقلاب اسلامی یک تغییر و
اتفاق بزرگ قرن محسوب شده که تاثیراتش غیرقابل انکار

است.  

وي با بیان اینکه انقلاب اسلامی با ظهور خود در دنیا؛ افغانستان، عراق و کشورهاي آمریکاي جنوبی تحول ایجاد کرد، گفت: معنویت، تغییر

در سبک زندگی، تغییر در مدیریت کشور، مدیریت جهادي و خدمت به مردم از جمله اهداف و برکات انقلاب اسلامی است.  

نماینده ولی فقیه در استان کردستان با ذکر اینکه بعد از انقلاب ارزش هایی همچون هجرت، جهاد و شهادت با پایبندي به دین در جامعه
بعد القا و رواج یافت، خاطرنشان کرد: جوانان قبل و بعد از انقلاب کاملا با هم تفاوت داشته تا جائی که مدافعان حرم جان خود را در راه

 
انقلاب تقدیم می کنند. 

وي با بیان اینکه ثبات کنونی کشور قبل و بعد از انقلاب کاملا با هم متفاوت است، افزود: در گذشته هر چند ماه یک بار تغییرات مدیریتی
اتفاق می افتاد اما بعد از انقلاب نگرش مدیریتی در کشور کاملا متفاوت و پایه و اساس انتخابات بر راي مردم شده در حالی که در دوران

 
شاهنشاهی انتخاب ها سلیقه اي بود. 

حجت الاسلام و المسلمین پورذهبی ابراز داشت: همه دولت ها براي دفاع از نظام تلاش خود را کرده و دنبال خیانت به کشور نبودند، البته در

 
بین مدیران جهادي که در بین مردم هستند، کسانی هم پیدا می شوند که دنبال فرصت طلبی باشند. 

وي با یادآوري اینکه براساس فرمایشات رهبر معظم انقلاب، مسئولان باید خود را نوکر و خدمتگزار مردم بدانند، تاکید کرد: ائمه جمعه و

 
جماعات همواره دستاوردهاي انقلاب اسلامی براي جامعه تبیین و به سبک تواضع و خدمتگزاري با نگاه جهادي تر بازگردیم. 

نماینده ولی فقیه در کردستان در بخشی دیگر از سخنان خود از تلاش براي بهبود وضعیت معیشتی علماي استان خبر داد و بیان داشت:
براي تشکیل تعاونی مسکن روحانیون شیعه و سنی شهرستان کامیاران مشکلی نداشته و در هر جایی که لازم باشد مکاتبه و پیگیري خواهیم

 
کرد. 

حجت الاسلام و المسلمین پورذهبی از تقویت حوزه ها در سنندج، بانه، مریوان و کامیاران خبر داد و گفت: انتظار می رود همزمان با اینکه ما

 
دنبال فراهم کردن امکانات براي روحانیون هستیم، طلبه هاي جوان تربیت و فعالیت هاي فرهنگی و تبلیغی در کردستان بیشتر شود. 



انتهاي پیام/



رییس بنیاد مستضعفان: واگذاري 113هزارمین سند املاك غصب شده توسط خاندان
پهلوي به مردم

منبع: روزنامه هفت صبحشماره خبر:  715  |  تاریخ: 1400/11/20

رئیس بنیاد مستضعفان در مراسم «واگذاري 113 هزارمین
سند از املاك غصب شده توسط خاندان پهلوي» به مردم،
جزئیاتی از خیانت هاي خاندان پهلوي و وابستگان دربار را

 
تشریح کرد. 

به گزارش روابط عمومی بنیاد مستضعفان، سید پرویز فتاح در
مراسم «واگذاري 113هزارمین سند از املاك غصب شده
توسط خاندان پهلوي» به مردم با اشاره به قرار داشتن در
آستانه سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی اظهار کرد: امام راحل
در نخستین گام بعد از پیروزي انقلاب بنیاد مستضعفان و

 
کمیته امداد را راه اندازي کرد تا نشان دهد فلسفه این انقلاب رسیدگی به محرومان و مستضعفان است. 

رئیس بنیاد مستضعفان با اشاره به ظلم خاندان پهلوي به ملت ایران گفت: متاسفانه امروز برخی ها با سوء استفاده از مشکلات اقتصادي، در
فضاي مجازي به دنبال تطهیر چهره خاندان پهلوي هستند، این در حالی است که آن پدر و پسر کاري با این ملت کردند که با آب دریا نیز

 
قابل شستن نیست. 

وي با اشاره به املاك غصب شده مردم توسط خاندان پهلوي گفت: بیش از 44 هزار سند که شامل 2100 آبادي است که یکی از آنها کل
شهرستان بابلسر است به نام پهلوي و خاندانش سند خورده و این در حالی است که این زمین ها با زور از صاحبانش غصب شد و همین امر،

 
پهلوي را به بزرگترین فئودال جهان تبدیل کرد. 

فتاح ادامه داد: در اسناد موجود ذکر شده که درآمد ماهانه رضاشاه در آن زمان از محل اجاره املاکش 70 میلیون تومان بوده و این یعنی

 
خاندان پهلوي به نوعی همه مردم ایران را رعیت خود کرده بود. 

وي با بیان اینکه ظلم خاندان پهلوي به ملت ایران فقط غصب زمین هاي مردم نبوده افزود: بیش از 200 خودروي تاریخی که بخش عمده
آن متعلق به خاندان پهلوي است، در موزه خودرو به نمایش درآمده که برخی از آنها در دنیا تک هستند و تنها یک نمونه از آن در جهان
موجود است؛ حتی یکی از این خودروها، خودرویی است که سه شرکت خودروساز بزرگ دنیا به صورت اشتراکی آن را براي پسر محمدرضا
پهلوي تولید کردند؛ یا خودروي رضاشاه که امروز در موزه است، خودرویی است که بخش قابل توجهی از آن از طلا ساخته شده و این

 
درحالی بوده که آن زمان بسیاري از مردم در مصیبت اشغال ایران توسط کشورهاي خارجی، جانشان را در قحطی از دست دادند. 

فتاح اضافه کرد: علاوه بر این موارد، ما امروز اشیاء گرانبها و آثار هنري بنامی در تراز جهانی را در خزانه هاي بنیاد مستضعفان داریم که از
خانه هاي پهلوي و وابستگان دربار به دست آمده و ما امروز تلاش داریم این اشیاء تاریخی را که بعضا غیرقابل قیمت گذاري است، در موزه ها

 
به نمایش درآوریم؛ حالا در چنین شرایطی برخی به دنبال تطهیر پهلوي هستند. 



رئیس بنیاد مستضعفان گفت: آن زمان وضعیت مردم ایران که تنها 25 میلیون نفر جمعیت داشت و وضع فروش نفت آن زمان هم بسیار

 
خوب بود و هیچ تحریمی هم نبود، چه طور بود؟ 

وي با بیان اینکه خاندان پهلوي و وابستگان دربار تصور می کردند به زودي به کشور بر می گردند گفت: آنها به خیال خامشان تصور می

کردند به زودي به ایران برمی گردند و بر همین اساس حتی شناسنامه فرح، شاه و ولیعهد را با خود نبردند و امروز این اسناد در ایران است.  

رئیس بنیاد مستضعفان با بیان اینکه خاندان پهلوي و وابستگان دربار چون تصور می کردند دوباره به کشور برمی گردند، تنها پول و برخی
اموال قابل حمل را با خود از کشور خارج کردند گفت: برآورد ما این است که خاندان پهلوي و دربار، 100 میلیارد دلار از پول مردم ایران را از
کشور خارج کردند. ما این رقم را به طور رسمی اعلام می کنیم و آنها نیز نمی توانند این موضوع را کتمان کنند چراکه ما اسناد این موضوع

 
را در اختیار داریم. 

وي با اشاره به واگذاري 113 هزارمین سند از املاك غصب شده توسط خاندان پهلوي به مردم به همت بنیاد مستضعفان گفت: تا امروز 350
میلیون متر مربع از زمین هاي غصب شده توسط پهلوي را به مردم باز گردانده ایم که ارزشی بالغ بر 15 هزار میلیارد تومان دارد و ما

 
اطمینان می دهیم تا آخرین قطعه از این زمین ها به مردم بازمی گردد. 

فتاح با اشاره به فعالیت توامان بنیاد در حوزه اقتصاد و محرومیت زدایی گفت: ما وظیفه خود می دانیم که در این شرایط اقتصادي هم به
تولید و اشتغال کشور کمک کنیم و هم به مردم و محرومان رسیدگی کنیم و بر همین اساس حدود 6 هزار میلیارد تومان براي جبران

خسارت هاي کرونا کمک کردیم.  

وي خاطرنشان کرد: ما بارها اعلام کردیم و بار دیگر نیز تاکید می کنیم که اگر بنیاد مستضعفان در استانی، زمین و ملکی در اختیار دارد که

این ملک می تواند در اختیار خدمات عام المنفعه قرار گیرد، ما حتما مضایقه نخواهیم کرد.  

رئیس بنیاد مستضعفان اضافه کرد: انقلاب امام خمینی (ره)، انقلابی مردمی بوده و بنیاد مستضعفان نیز هرآنچه دارد، براي مردم و امانتدار

 
اموال مردم است؛ بر همین اساس باید به بهترین نحو این اموال را اداره کنیم و اگر نمی توانیم عین اموال را به مردم بازگردانیم. 

وي با بیان اینکه مقام معظم رهبري تاکید کردند که بنیاد مستضعفان هرچقدر می تواند به مردم و محرومان رسیدگی کند گفت: ما در
خدمت به مردم کوتاه نمی آییم و با تمام قدرت به مردم خدمت می کنیم اما اگر کسی بخواهد با شیطنت و رندي، اموال مردم را غصب کند

و به ناروا ببرد، حتما مقابلش خواهیم ایستاد و موضوع را از طریق قوه قضائیه پیگیري می کنیم.  

فتاح با اشاره به اینکه بنیاد مستضعفان در کنار دولت است گفت: ما در طرح ساخت مسکن دولت مشارکت کردیم و تا امروز 900 هکتار

زمین هاي بنیاد را به طور رایگان در اختیار دولت قرار دادیم و این اقدام همچنان ادامه دارد تا انشاالله قیمت مسکن کاهش یابد.  

رئیس بنیاد مستضعفان با بیان اینکه صادرات تولیدات بنیاد مستضعفان امسال افزایش یافته افزود: بدون اغراق اعلام می کنم تحریم ها هیچ
تاثیري در کار بنیاد مستضعفان نداشته و ما نتیجه اعتماد به جوانان و نیروهاي داخلی را دیدیم و امسال با همه سختی ها، 20 درصد از

برنامه ریزي هایمان جلوتر هستیم.  

وي با اشاره به اصرار غربی ها براي مذاکره با ایران، تاکید کرد: امروز التماس غربی ها براي مذاکره با ایران، به این دلیل است که آنها فهمیده
اند ما نیازي به آنها نداریم و می توانیم با تکیه بر خوداتکایی، روي پاي خودمان بایستیم لذا باید هشیار باشیم که روحیه انقلابی خود را حفظ

 
کنیم و به خوش عهدي طرف هاي غربی امیدوار نباشیم و در مقابل آنها محتاط باشیم. 



فتاح با تاکید بر اینکه ما به خدمتگذاري مردم افتخار می کنیم خاطرنشان کرد: به فضل خداوند نظام مقدس جمهوري اسلامی ایران این پیچ
تاریخی را پشت سر خواهد گذاشت و به آرمان هاي امام راحل خواهیم رسید و این نظام به دست صاحب اصلی اش خواهد رسید.



4 معبر همدان به نام شهدا نامگذاري می شود

منبع: قلمناشماره خبر:  716  |  تاریخ: 1400/11/20

به گزار خبرنگار قلم، محمود مسگریان در جمع خبرنگاران از نامگذاري چهار معبر همدان به نام شهدا همزمان با ایام االله دهه فجر
خبر داد و اظهار کرد: برخی معابر سطح شهر روز پنج شنبه همزمان با 21 بهمن ماه با حضور اعضاي شوراي شهر به نام تعدادي از

شهداي گرانقدر نامگذاري خواهد شد. وي با بیان (...) نوشته 4 ...

رییس شوراي اسلامی شهر همدان: 4 معبر همدان به نام شهدا نامگذاري می شود همدان- قلمنا- رییس شوراي اسلامی شهر

 
همدان از نامگذاري دو کوچه بی نام و یک زیرگذر و یک پل به نام شهیدان در سطح شهر همزمان با دهه فجر خبر داد. 

به گزار خبرنگار قلم، محمود مسگریان در جمع خبرنگاران از نامگذاري چهار معبر همدان به نام شهدا همزمان با ایام االله دهه فجر خبر داد و
اظهار کرد: برخی معابر سطح شهر روز پنج شنبه همزمان با 21 بهمن ماه با حضور اعضاي شوراي شهر به نام تعدادي از شهداي گرانقدر

نامگذاري خواهد شد.  

وي با بیان اینکه کوچه اي بی نام در منطقه امامزاده عبداالله (ع) به نام سردار شهید سعید قهاري سعید مزین خواهد شد، گفت: کوچه بی نام

دیگري نیز در شهرك ولیعصر (عج) به نام شهید اسماعیل سریشی از شهداي نیروي انتظامی نامگذاري می شود.  

رییس شوراي شهر همدان با اشاره به نامگذاري زیرگذر پژوهش به نام معلم شهید علی محمد صباغ زاده بیان کرد: همزمان با چهل و سومین

سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی، پل رسالت نیز به نام شهیدان حجه فروش نامگذاري خواهد شد.  

مسگریان در ادامه توسعه و گسترش همدان را ضروري دانست و افزود: ترافیک موجود در سطح شهر به دلیل تراکم جمعیت بالا در یک

 
محدوده معین است. 

وي با بیان اینکه گسترش ساخت و سازها در همدان و به ویژه بلند مرتبه سازي باعث تراکم جمعیت شده است، تصریح کرد: با توجه به

 
مباحث ترافیکی و توسعه شهر باید نگاه ویژه به بحث گسترش شهر همدان شود. 

رییس شوراي شهر همدان با اشاره به لزوم توسعه شهر و الحاق 680 هکتار اراضی در این راستا ادامه داد: بخشی از این اراضی تحت عنوان

 
نهضت ملی مسکن بوده که در طرح جامع شهري در حال تدوین است. 

مسگریان با اشاره به نقش شهرداري در اجراي طرح ملی مسکن خاطرنشان کرد: بخشی از بار اجراي این طرح به عهده شهرداري بوده و

 
ممکن است بخشی از زمین ها به منظور ساخت و ساز در اختیار شهرداري قرار گیرد. 

وي رونق ساخت و ساز را موجب ایجاد اشتغال دانست و یادآور شد: به طور قطع اجراي طرح ملی مسکن باعث پایین آمدن قیمت مسکن در
همدان نیز خواهد شد.



خودکفایی در خودروسازي یک ایده غیرمنطقی است

منبع: گسترش صنعت معدنشماره خبر:  717  |  تاریخ: 1400/11/20
تجارت

در حالی که انتقادات از کیفیت خودروسازي داخلی بالا گرفته، همه به دنبال راهی هستند که چگونه می توان این مشکل را برطرف
کرد. در روزهاي گذشته رهبر انقلاب نیز گلایه تندي از تولیدکنندگان داخلی داشتند و گفته بود «متأسفانه در برخی صنایع به ویژه

در صنعت خودرو به موضوع کیفیت توجه نمی شود و مردم نیز بحق به ...

در حالی که انتقادات از کیفیت خودروسازي داخلی بالا گرفته، همه به دنبال راهی هستند که چگونه می توان این مشکل را برطرف
کرد. در روزهاي گذشته رهبر انقلاب نیز گلایه تندي از تولیدکنندگان داخلی داشتند و گفته بود «متأسفانه در برخی صنایع به ویژه در

 
صنعت خودرو به موضوع کیفیت توجه نمی شود و مردم نیز بحق به آن ها اعتراض دارند» 

پس از این سخنان، تلاش براي حل مشکل البته فزونی گرفت. تولیدکنندگان خودرو از راه اندازي کارگروه افزایش کیفیت ملی سخن گفتند
و برخی نیز از این گفتند که نیروهاي خارجی به استخدام صنعت داخلی در بیاید. در این میان یکی از راه حل هاي همیشگی ورود نهادهاي

 
نظامی به صنعت خودروسازي است. 

استدلال این گروه بر آن است که چون ایران در بخش موشکی و نظامی پیشرفت کرده، بنابراین باید همین تجربه را به بخش خودروسازي
وارد کرد؛ چنانچه خود رئیس جمهور نیز در یکی از سخنانش اینگونه گفته است: «می گویند چرا موشک می سازید اما در خودروسازي

 
مشکل دارید؛ جوابش مشخص است چون ما تکنولوژي صنعت موشکی را در صنعت خودروسازي سرازیر نکردیم.» 

هرچند سردار رمضان شریف اعلام کرده ورود به خودروسازي از ماموریت هاي سپاه نیست، با این حال مقایسه هاي موجود میان خودروسازان
و موشک سازان، این احتمال را بالا برده که نهادهاي نظامی همچون ارتش و سپاه به خودروسازي نیز وارد شوند. بنابراین یکی از سوالات

موجود این است که موشک سازان می توانند خودروساز هم بشوند؟  

برخی کارشناسان معتقدند مقایسه دو صنعت اساسا امري اشتباه است؛ چه اینکه صنعت موشک سازي کاملا انحصاري است اما صنعت
خودروسازي فضایی کاملا رقابتی دارد. ضمن اینکه موشک استفاده عمومی ندارد و توسط مردم استفاده نمی شود که بتوانند درباره کیفیت
آن نظر بدهند اما مردم به صورت مداوم درباره کیفیت خودرو نظر می دهند. نکته دیگر که این مقایسه را به خطا می برد، این است که

 
موشک هیچگاه با نمونه خارجی خود مقایسه نمی شود که افکار عمومی بتوانند کیفیت آنها را ارزیابی کنند. 

مهدي پازوکی کارشناس اقتصادي در گفت وگو با رویداد24 همین موضوع را بررسی کرده که این مقایسه تا چه ادندازه درست است و اساسا
مشکل خودروسازي ایران چیست. او می گوید: یکی از مهمترین دلایلی که باعث بی کیفیت شدن خودرو هاي ایرانی شده، حمایت هاي بی

 
حد و اندازه دولت دولت از صنعت خودروسازي است که باعث معلول شدن این صنعت شده است. 

اعتقاد دارم به صورت غیرمنطقی، غیرعلمی و تحت تاثیر جهل و به اسم خودکفایی از صنعت خودروسازي حمایت شده و هزینه آن را مردم

 
می دهند و انحصاري شدن این صنعت باعث تضییع شدن حق مردم شده است. 

او می گوید شرایط کنونی اینگونه است که قدرت انتخاب را از مردم گرفته و آن ها را محدود کردیم و تا انتقاد می کنیم، می گویند عده اي
بیکار می شوند و سریعا بحث اشتغال را به میان می آورند. این موضوع هم مهم است اما راه حل دارد؛ مثلا زمانی که خودروساز خارجی در



کشور بود و خدمات پس از فروش که ارائه می کرد، باعث شده بود اشتغال بیشتري ایجاد شود. در دهه 40 وقتی پیکان را تولید می کردیم،
کره جنوبی دوچرخه هم تولید نمی کرد، اما امروز سومین تولید کننده دنیا است زیرا آنها رقابت و سرمایه گذاري خارجی داشتند. یکی از
دلایلی که فضاي کسب و کار در ایران براي خودروسازي مناسب نیست به این دلیل است که شفافیت در این صنعت وجود ندارد و رقابتی هم

وجود ندارد و متاسفانه انحصار هم وجود دارد.



رهاورد مصوبه سفر رییس جمهور اختصاص 71 میلیارد و 700 میلیون تومان براي
دشتستان است

منبع: ایرناشماره خبر:  718  |  تاریخ: 1400/11/20

بوشهر- ایرنا- سرپرست فرمانداري دشتستان گفت: در قالب مصوبه سفر رئیس جمهور 71 میلیارد و 700میلیون تومان از محل
اعتبارات ارزش افزوده به این شهرستان تزریق شده که در راستاي محرومیت زدایی و توسعه روستایی بکار گرفته خواهد شد.

بوشهر- ایرنا- سرپرست فرمانداري دشتستان گفت: در قالب
مصوبه سفر رئیس جمهور 71 میلیارد و 700میلیون تومان از
محل اعتبارات ارزش افزوده به این شهرستان تزریق شده که
در راستاي محرومیت زدایی و توسعه روستایی بکار گرفته

 
خواهد شد. 

به گزارش ایرنا، صادق بوستانی روز چهارشنبه در آیین بهره
برداري از پروژه هاي دهه فجر افزود: از آنجایی که توجه به توسعه و عمران روستایی و محرومیت زدایی از اولویت هاي دولت است لذا نتیجه

 
پیگیریهاي انجام شده و مصوبات سفر ریاست جمهوري به استان بوشهر این اعتبارات جذب شد. 

وي اضافه کرد: امروز به مناسبت گرامیداشت دهه فجر 56 پروژه عمران روستایی با اعتبار 19میلیارد و 700میلیون تومان در بخش مرکزي

 
دشتستان به بهره برداري رسید. 

بوستانی در ادامه از افتتاح کارخانه بتن ریزي دهیاري دهقاید با ظرفیت اشتغال 14نفر و اعتبارات منابع داخلی دهیاري به مبلغ 800میلیون

 
تومان با توانایی تولید بتن آماده، انواع قطعات بتنی، سنگ جدول، نیوجرسی، کانیو و انواع تیربرق و بلوك خبر داد. 

سرپرست فرمانداري دشتستان افزود: افتتاح زمین چمن مصنوعی روستاي بنارآبشرین به مساحت یکهزار و 500مترمربع و با اعتبار
700میلیون تومان، بهره برداري از طرح 16هزار مترمربع آسفالت معابر روستایی در روستاهاي خوشمکان، چاه خانی و قراول خانه با اعتبار دو

 
میلیارد تومان انجام شد. 

بوستانی گفت: بهره برداري از 50 واحد مسکن مددجوي کمیته امداد امام خمینی(ره) با اعتبار 14میلیارد تومان که یکی از آنها به نمایندگی
در روستاي حسن آباد و بوستان امید به مساحت چهار هزار مترمربع در روستاي راهدار با اعتبار دو میلیارد و 200میلیون تومان از برنامه

 
هاي امروز دهه فجر مسئولین در شهرستان دشتستان است. 

 
برچسب ها 

 
- بوشهر 

- سید ابراهیم رییسی  

 
- دشتستان 

 
- افتتاح پروژه 

- دهه فجر



معاون وزیر علوم: دانشگاه فنی و حرفه اي نقش بسزایی در ایجاد اشتغال پایدار

دارد

منبع: ایرناشماره خبر:  719  |  تاریخ: 1400/11/20

سمنان-ایرنا-معاون اداري، مالی و مدیریت منابع وزارت علوم، تحقیقات و فناوري گفت: دانشگاه هاي فنی و حرفه اي با تربیت دانش
آموختگان مهارت محور نقش بسزایی در اقتصاد پایدار و ایجاد اشتغال دارند.

سمنان-ایرنا-معاون اداري، مالی و مدیریت منابع وزارت علوم،
تحقیقات و فناوري گفت: دانشگاه هاي فنی و حرفه اي با
تربیت دانش آموختگان مهارت محور نقش بسزایی در اقتصاد

پایدار و ایجاد اشتغال دارند.  

به گزارش ایرنا، علی خطیبی عصر چهارشنبه در حاشیه بازدید
از دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان بیان کرد: دانش
آموختگان دانشگاه فنی و حرفه اي با معضل بیکاري مواجه
نیستند و اعتبار لازم توسعه و تجهیز فضاي کارگاهی و
آزمایشگاه هاي دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان تامین

می شود.  
وي افزود: تخصیص اعتبار و هزینه در دانشگاه پویا و جامعه محور فنی و حرفه اي، سرمایه گذاري اشتغال جوانان کشور است و دانش

 
آموختگان دانشگاه فنی و حرفه اي نقش بسزایی در رفع معضلات صنعتی دارند. 

خطیبی ادامه داد: دانشجویان و اعضاي هیات علمی دانشگاه فنی و حرفه اي کمک کننده اقتصاد آموزش عالی،اقتصاد کشور و اشتغال پایدار
هستند همچنین با توجه به ضرورت مهارت آموزي دانشجویان در طول دوران تحصیل ، دانشگاه فنی و حرفه اي ظرفیت خوبی براي تربیت

 
دانشجوي مهارت محور است. 

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان نیز در این بازدید عنوان کرد: تربیت متخصص هاي مهارتی زمینه ساز ایجاد اشتغال و
کارآفرینی است و دانشگاه فنی و حرفه اي با تربیت متخصصان و مهندسان ماهر، شایسته و کارآفرین و نیز تعامل با مراکز صنعتی و بخش

 
هاي دولتی و خصوصی ، زمینه هاي لازم را براي کسب مهارت ، ایجاد اشتغال و کارآفرینی براي جوانان فراهم می کند. 

رضا نقدي افزود: علت آمار اشتغال 65 درصدي فارغ التحصیلان این دانشگاه گذراندن دروس مهارتی قبل از ورود به دانشگاه در هنرستان و
کارودانش ها ،برگزاري 70 درصد دروس دانشجویان در کارگاه و آزمایشگاه هاي دانشگاه فنی و حرفه اي ، برخورداري از استادان مجرب و

 
مهارتی و عدم ورود دانشگاه فنی و حرفه اي به مقطع تحصیلات تکمیلی است. 

وي افزود: دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان در حال حاضر با داشتن بیش از سه هزار و 500 دانشجو و چهار دانشکده در شهرستان هاي
سمنان ، شاهرود و امیرآباد دامغان با هدف تربیت نیروي انسانی متخصص، کارآفرین و متناسب با فرصت هاي جدید شغلی براي پاسخگویی
به نیازهاي بازارکار در حوزه هاي مهارتی و تکنولوژي و همچنین افزایش اشتغال مولد و کاهش بیکاري، رسالت و ماموریت خود را دنبال می

کند. /  

 
برچسب ها 

 
- سمنان 



 
- دانشگاه 

- دانشگاه فنی وحرفه اي



استفاده از ظرفیت جوانان در موسسات خیریه/ نقش اثرگذار مراکز خیریه در حل

مشکل اشتغال

منبع: نصرشماره خبر:  720  |  تاریخ: 1400/11/20

نصر: استاندار آذربایجان شرقی با بیان اینکه خیران، مروج فرهنگ دینی و اسلامی هستند، گفت: مدیران و موسسان مراکز خیریه
استان، جوانان را در فعالیت هاي خود مشارکت دهند تا ادامه دهنده راه آنان باشند. به گزارش نصر، عابدین خرّم روز چهارشنبه در مراسم
تجلیل از موسسات خیریه و مراکز نیکوکاري استان که به همت کمیته امداد امام خمینی(ره) برگزار شد، اظهار داشت: کمیته امداد، یکی از

 
یادگارهاي پربرکت بنیانگذار جمهوري اسلامی است که امروز با همراهی مردم و خیران مسیر رشد و تعالی خود را طی می کند. 

وي گفت: اگر بتوانیم دستگیري از همنوعان در ابعاد مختلف معنوي، مادي و اجتماعی را در جامعه فرهنگ سازي کنیم بسیاري از معضلات

حل خواهد شد.  
 استاندار آذربایجان شرقی، شکل گیري فاصله طبقاتی و افزایش ناهنجاري هاي ناشی از آن را نتیجه دوري از فرهنگ اسلامی دانست و گفت:
کمیته امداد و مراکز و موسسات خیریه، سد راه ناهنجاري ها هستند که خوشبختانه تبریز و آذربایجان شرقی ظرفیت هاي خوبی در این

زمینه دارد.  
وي با بیان اینکه در حوزه اشتغال و کسب وکار در جامعه با مشکلاتی مواجه هستیم، افزود: در عین حال که دولت براي رفع این مشکلات

 
برنامه هاي مختلفی دارد موسسات و مراکز خیریه نیز نقش بسیار تاثیرگذاري در حل این مشکلات ایفا می کنند. 

 خرّم ادامه داد: در کشور ما موسسات خیریه منطبق با فرهنگ دینی و اسلامی و به صورت خودجوش راه اندازي شده اند که در مواردي حتی

از کمیته امداد و بهزیستی نیز در امر خیر پیشقدم هستند.  
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار آذربایجان شرقی نیز در این مراسم اظهار داشت: خیران تبریز از گذشته هاي دور فعال بوده و

 
هرکجا که احساس می کردند مشکلی وجود دارد ورود کرده و اقدامات اساسی انجام داده اند. 

تراب محمدي ادامه داد: اگر تبریز به عنوان شهر بدون گدا در کشور شناخته شده به دلیل حضور خیرانی است که نگذاشته اند افراد نیازمند و

 
آسیب دیده دست خود را جلوي کسی دراز کنند. 

 
در این مراسم از مدیران موسسات و مراکز خیریه برتر استان که با کمیته امداد امام خمینی(ره) همکاري می کنند، تجلیل شد. 

انتهاي پیام/  

نصر



تجدید میثاق مدیران ارشد و کارکنان بانک ملی ایران با آرمان هاي امام راحل و
شهدا

منبع: طلا نیوزشماره خبر:  721  |  تاریخ: 1400/11/20

طلانیوز: تجدید میثاق مدیران ارشد و کارکنان بانک ملی ایران با آرمان هاي امام راحل و شهدا

 
طلانیوز: تجدید میثاق مدیران ارشد و کارکنان بانک ملی ایران با آرمان هاي امام راحل و شهدا 

به گزارش طلانیوز:  به نقل از روابط عمومی بانک ملی ایران، اعضاي هیات مدیره و دیگر
مسئولان ارشد بانک با حضور در حرم مطهر بنیانگذار انقلاب اسلامی همچنین با جانشین برحق
و حافظ آرمان ها و سیره آن یار سفر کرده، حضرت آیت االله خامنه اي (مدظله) نیز تجدید بیعت
کرده و براي حفظ و گسترش انقلاب اسلامی با غلبه رویکرد اقتصاد مقاومتی در حوزه هاي
مختلف اقتصادي و همچنین به کار بستن نسخه رهایی بخش و تدبیر رهبر فرزانه انقلاب در
مقوله اقتصاد مقاومتی براي مانع زدایی از تولید در سال «تولید؛ پشتیبانی ها، مانع زدایی ها» و
پیشبرد و حفظ منافع اقتصادي ، ایجاد اشتغال تام و مولد و توسعه روزافزون اقتصاد ملی و

 
همچنین پیروي از سیاست هاي رئیس جمهور محترم و ولایت مدار عهد و پیمان بستند.   

در این مراسم عباس شفیعی رئیس هیات مدیره بانک ملی ایران با گرامیداشت یاد و خاطره امام

 
راحل(ره) گفت: نام و عظمت حضرت امام(ره) در تاریخ فراموش نخواهد شد و ایشان در قلب همه مردم آزاده جهان جاي دارند. 

 
  

وي افزود: پیام امام راحل (ره) و شهیدان سرافراز، ایستادگی و جهاد است و کارکنان بانک ملی ایران با تأسی به این فرهنگ است که توانسته

 
اند در جهاد اقتصادي گام هاي بلندي بردارند.   

حسن مونسان عضو هیات عامل بانک ملی ایران نیز در این مراسم ضمن تبریک ایام االله دهه فجر گفت: حضور همکاران ما در این مکان   

 
مقدس نشان دهنده تجدید بیعت با حضرت امام(ره) و آرمان هاي والاي اوست. 

وي افزود: ما باید در راه خدمت رسانی به مردم عزیزمان گام هاي بلندتري را برداریم و همواره قدردان انقلاب و شهدا باشیم و در مسیر جهاد   
اقتصادي مصمم تر قدم برداریم.



سفته و برات الکترونیکی بانک ملی ایران به عنوان اقدامی تحولی رونمایی شد

منبع: طلا نیوزشماره خبر:  722  |  تاریخ: 1400/11/20

طلانیوز: سامانه مدیریت یکپارچه سفته و برات الکترونیک امروز طی مراسمی با حضور مسئولان کشوري رونمایی شد که با این
خدمت جدید، خرید سفته و برات به صورت الکترونیکی، غیرحضوري و 24 ساعته اجرایی می شود.

طلانیوز: سامانه مدیریت یکپارچه سفته و برات الکترونیک امروز طی مراسمی با حضور مسئولان کشوري رونمایی شد که با این خدمت

 
جدید، خرید سفته و برات به صورت الکترونیکی، غیرحضوري و 24 ساعته اجرایی می شود. 

به گزارش طلانیوز:  به نقل از روابط عمومی بانک ملی ایران، نقش این بانک در اجراي این سامانه که تحولی عظیم را
در نظام تامین مالی کشور ایجاد می کند، بسیار شاخص و حائز اهمیت است به طوري که بانک ملی ایران به عنوان
پرچمدار و پیشرو در نظام بانکی براي تحقق دولت دیجیتال و بانکداري الکترونیک، از مدتی قبل در جهت فراهم کردن
زیرساخت ایجاد چاپخانه دیجیتال به منظور در اختیار قرار دادن سفته و برات الکترونیک به مشتریان گام هاي موثري

 
را برداشته است.   

با ارتقا در فرآیند صدور سفته الکترونیک، دسترسی مردم و کسب و کارها به این اوراق تجاري تسهیل شده و مشتریان دریافت تسهیلات

 
غیرحضوري می توانند برات و سفته خود را نیز به صورت دیجیتالی دریافت کنند. 

 
  

سامانه مدیریت یکپارچه سفته و برات الکترونیک بر اساس الزام بند (ج) ماده 67 برنامه ششم توسعه کشور به منظور دیجیتالی شدن اسناد
تجاري (سفته، برات و تمبر) ایجاد شده و بر این اساس، امکان خرید، صدور و ظهرنویسی سفته و برات به صورت الکترونیکی، آنلاین و بدون

 
مراجعه به شعب یا واحدهاي فروش سفته براي کاربران عمومی فراهم شده است. 

 
  

با توجه به ضرورت توسعه و تسهیل ابزارهاي پرداخت الکترونیکی در مسیر تحقق اهداف برنامه توسعه کشور، طراحی ابزار پرداخت در سطح 
 (B2B در کشور امري تسهیل گر در مسیر پشتیبانی از بنگاه ها بوده که بانک ملی ایران به منظور) معاملات کسب و کار به کسب کار
حمایت از تولید و تسهیل تعاملات تجاري داخلی و بین المللی، با تکمیل زیرساخت هاي لازم، تامین مالی زنجیره تامین را وارد فاز جدیدي

کرد که با ابزار الکترونیک برات صورت خواهد پذیرفت  

 
  

با بهره گیري از اسناد تجاري الکترونیکی ضمن ارتقاي شفافیت عملیات تجاري و پیشگیري ازجعل اسناد،  زمینه بهره مندي بنگاه ها از ابزار
برات الکترونیک جهت تامین مالی بنگاه ها به جاي وام نقد،  با تخصیص اعتبار صورت می گیرد که این امر ضمن کاهش محسوس نیاز به
نقدینگی حوزه اشتغال و تولید، شفاف سازي مبادلات، نظارت بر مصرف، استفاده از ظرفیت اعتباري در حمایت از تولید و در نهایت کاهش

اثرات تورمی در کشور را به همراه خواهد داشت.



متن ویرایش نهم طرح صیانت، بهمن 1400

منبع: شعار سالشماره خبر:  723  |  تاریخ: 1400/11/20

شعار سال:متن کامل آخرین نسخه جدید طرح صیانت از حقوق کاربران فضاي مجازي (ویرایش نهم بهمن ماه) منتشر شده است. در
بخشی از این متن آمده است: ارائه دهندگان خدمات فضاي مجازي به منظور سالم سازي محتواي فضاي عمومی خدمات فضاي

مجازي، موظف اند رأساً مطابق فهرست و ضوابط اعلامی کارگروه تعیین مصادیق محتواي ...

شعار سال:متن کامل آخرین نسخه جدید طرح صیانت از حقوق کاربران فضاي مجازي (ویرایش نهم بهمن ماه) منتشر شده است. در
بخشی از این متن آمده است: ارائه دهندگان خدمات فضاي مجازي به منظور سالم سازي محتواي فضاي عمومی خدمات فضاي مجازي،
موظف اند رأساً مطابق فهرست و ضوابط اعلامی کارگروه تعیین مصادیق محتواي مجرمانه، حداکثر ظرف مدت 12 ساعت محتواي مجرمانه

 
مزبور را پالایش و گزارش مربوط را به دبیرخانه کارگروه مذکور ارسال نمایند. 

 
متن کامل آخرین نسخه «طرح نظام تنظیم مقررات خدمات فضاي مجازي» بدین شرح است: 

 
فصل اول: تعاریف 

 
ماده 1- اصطلاحات و عبارات بهکاررفته در این قانون داراي معانی زیر است: 

الف) خدمات شبکه ملی: مجموعه خدماتی که تحت عنوان خدمات شبکه ملی اطلاعات به تصویب شوراي عالی فضاي مجازي رسیده است.  

ب) خدمات فضاي مجازي: خدماتی که از طریق زیرساختهاي ارتباطی و اطلاعاتی ارائه می شود و شامل مواردي از قبیل تبادل محتواي

 
الکترونیکی، داده یا اطلاعات و یا انجام تراکنش هاي الکترونیکی است. 

 
تبصره- تعریف شوراي عالی فضاي مجازي از خدمات فضاي مجازي نیز مبناي این قانون است. 

پ) خدمات فضاي مجازي داخلی: خدمات فضاي مجازي که بیش از پنجاه درصد مالکیت ارئه دهنده آن متعلق به اشخاص ایرانی بوده و

 
میزبانی کاربران داخلی در آن صرفاً در داخل کشور انجام شود و فعالیت آن در چهارچوب قوانین و مقررات جمهوري اسلامی ایران باشد. 

ت) خدمات فضاي مجازي خارجی: خدمات فضاي مجازي که داخلی نیستند.  

ث) خدمات فضاي مجازي داراي مجوز: آن دسته از خدمات فضاي مجازي که مجوز هاي لازم براي فعالیت خود را از تنظیم گران مرتبط با

 
حیطه فعالیت خود اخذ کرده اند. 

 
ج) گذرگاه هاي مرزي: مجموعه نقاط اتصال شبکه ارتباطی خارج از کشور به داخل و بالعکس که از طریق آنها تبادل داده جریان مییابد. 

چ) دستگاه اجرایی: عبارت است از دستگاه ها و نهادهاي موضوع ، ماده (5) قانون خدمات کشوري مصوب 1386، ماده (1) قانون احکام
دائمی برنامه هاي توسعه کشور مصوب 1395، ماده (29) قانون برنامه ششم توسعه جمهوري اسلامی ایران مصوب 1395، بند (د) ماده (1)
قانون انتشار و دسترسی آزاد به اطلاعات مصوب 1388، ماده (1) قانون چگونگی اداره مناطق آزاد تجاري-صنعتی جمهوري اسلامی ایران



مصوب 1372، ماده (1) قانون تشکیل و اداره مناطق ویژه اقتصادي جمهوري اسلامی ایران مصوب 1384 به همراه تمامی اصلاحات و

الحاقات بعدي این قوانین.  

 
ح) شورا: شوراي عالی فضاي مجازي. 

خ) کمیسیون عالی: کمیسیون عالی تنظیم مقررات فضاي مجازي که براساس مصوبه جلسه هشتم شوراي عالی فضاي مجازي ایجاد شده
است و جهت تنظیم سیاست ها، نظارت ، هدایت ، هماهنگی و تصویب مقررات و آیین نامه هاي کلان و ایجاد هماهنگی و نظارت بر عملکرد

 
تنظیم گران در همه ابعاد فضاي مجازي، به عنوان تنظیم گرِ تنظیم گران فضاي مجازي تعیین می شود. 

د) تنظیم گري: هرگونه تدبیر و اقدام حاکمیتی که به موجب قانون و به منظور 1) تسهیل، توسعه یا ساماندهی فعالیت کنشگران یک زیست

 
بوم، یا 2) نظارت بر حسن ایفاي مسئولیت ها و تعهدات یا 3) اعمال ضمانت اجراهاي مقرراتی بر تخلفات آن ها اتخاذ می گردد. 

 
ذ) تنظیم گر: نهادي که به موجب قانون همه یا بخشی از امور تنظیم گري را برعهده دارد. 

ر) مقامات: مقامات موضوع ماده 71 قانون خدمات کشوري و هم طرازان آنها.  

 
فصل دوم: نظام تنظیم مقررات 

ماده 2- کمیسیون عالی علاوه بر تکالیف محوله از سوي شورا، داراي وظایف و اختیارات ذیل است:  

 
الف- تعیین یا ایجاد تنظیم گران جدید پس از تصویب شورا؛ 

 
ب- اصلاح ماموریت تنظیم گران با تصویب شورا و پیشنهاد اساسنامه جهت تصویب توسط هیئت وزیران؛ 

تبصره- اصلاح ماموریت، ادغام یا حذف تنظیم گرانی که براساس قانون تشکیل شده اند از طریق مجلس شوراي اسلامی قابل انجام است.  

پ- تصویب شرح وظایف تنظیم گران شامل محدوده ماموریت، دستگاه هاي همکار، ضوابط تشکیل جلسات و فرآیند تصمیم گیري به

 
پیشنهاد همان تنظیم گر؛ 

 
ت- اختصاص صلاحیت موقت تنظیم گري به تنظیم گران موجود تا پیش از ایجاد تنظیم گر مقتضی؛ 

ث- مرجع حل اختلاف میان تنظیم گران فضاي مجازي و همچنین، بررسی و تصمیم گیري در خصوص اعتراضات وارده به مصوبات تنظیم

 
گران؛ 

ج- تهیه و تصویب ضوابط مدیریت ترافیک داخلی و خارجی فضاي مجازي کشور؛  

چ- تصویب الزامات کلان صدور مجوز براي هرگونه فعالیت و کسب و کار در فضاي مجازي شامل محتوا (اعم از داده، متن، صوت و تصویر)،
خدمات و زیر ساخت هاي ارتباطی و زیر ساخت هاي اطلاعاتی شامل و نه محدود به صلاحیت هاي فنی، تخصصی، حرفه اي و امنیتی به

پیشنهاد تنظیم گران؛  



ح- تصویب ضوابط تشویق تولیدکنندگان داخلی و خارجی تجهیزات الکترونیکی هوشمند به حمایت از خدمات فضاي مجازي داخلی به

پیشنهاد تنظیم گران با استفاده از ابزارهاي قانونی نظیر حقوق ورودي؛  

 
خ- پیشنهاد قوانین موردنیاز کشور در حوزه مسائل فضاي مجازي به دولت جهت تصویب در مجلس شوراي اسلامی؛ 

د- تعریف کلان داده و داده هاي حساس و حیاتی و تصویب این تعاریف در شورا به همراه تدوین ضوابط و مقررات مرتبط با حکمرانی داده

 
هاي کاربران ایرانی؛ 

ذ- تهیه و تصویب ضوابط ایجاد، توسعه و بهره برداري دستگاه هاي اجرایی از خدمات فضاي مجازي اختصاصی و یا خدمات شبکه ملی

 
اختصاصی؛ 

ر- پایش و حفاظت از وضعیت رقابتی بازار خدمات فضاي مجازي با استفاده از ظرفیت هاي قانون اجراي اصل 44 قانون اساسی؛  

 
ز- تهیه معماري کلان تنظیم گري فضاي مجازي با نظر به جایگاه و مسئولیت هاي هر یک از تنظیم گران جهت تصویب در شورا؛ 

ژ- رصد و پایش اجراي این قانون و همچنین تعیین استانداردها و شاخص هاي کلان اهداف آن؛  

س- استفاده از ظرفیت تشکل هاي بخش خصوصی و تشکل هاي مردمی در تدوین مقررات حوزه ها و موضوعاتی که فاقد تنظیم گر مشخص

است؛  

تبصره 1- رئیس مرکز ملی موظف است جلسات کمیسیون عالی را حداقل به صورت ماهانه یا با درخواست مکتوب حداقل سه نفر از اعضاء

تشکیل دهد. مصوبات کمیسیون عالی توسط رئیس مرکز ملی فضاي مجازي ابلاغ می شود.  

 
تبصره 2- مصوبات کمیسیون عالی و تنظیم گران قابل شکایت و رسیدگی در دیوان عدالت اداري است. 

تبصره3- کمیسیون عالی سازوکار مشارکت تشکل هاي بخش خصوصی و تشکل هاي مردمی و اخذ نظرات ذینفعان فضاي مجازي در تدوین

 
و نهایی سازي مصوبات تنظیم گران را فراهم نماید. 

تبصره4- دبیرخانه کمیسیون عالی در مرکز ملی فضاي مجازي تشکیل می شود.  

ماده 3- تنظیم گران در قلمرو فعالیت خود وظایف و اختیارات ذیل را در چارچوب مصوبات شورا، قوانین کشور و مصوبات کمیسیون عالی بر

عهده دارند:  

 
الف- صدور مجوز فعالیت و بهره برداري خدمات فضاي مجازي؛ 

تبصره- در تدوین ضوابط و الزامات فعالیت ارائه دهندگان خدمات فضاي مجازي، تضمین حقوق کاربران مصرح در ماده 15 الزامی است.  

 
ب- تهیه و تصویب ضوابط و مقررات فعالیت خدمات فضاي مجازي؛ 

 
پ- تصویب و ابلاغ تعرفه ها و نرخ خدمات در راستاي شکل گیري رقابت سالم و تداوم ارائه خدمات و رشد کیفی آن ها؛ 



 
ت- اعمال جریمه در موارد تخطی ارائه دهندگان خدمات از ضوابط و مقررات مصوب پس از طی مراحل قانونی؛ 

تبصره- جدول مصادیق تخلفات و ضمانت اجراي متناظر با آن ها، براساس قوانین مصوب و یا در چارچوب ماده 18 این قانون، به پیشنهاد

 
تنظیم گر به تصویب کمیسیون عالی خواهد رسید. 

 
ث- تدوین و پیشنهاد ضوابط فنی و اجرایی و نظام هاي کنترل کیفی مربوط به قلمرو تنظیم گري به کمیسیون عالی جهت تصویب؛ 

ج- تدوین دستورالعمل نحوه رسیدگی به شکایات ارائه دهندگان خدمات فضاي مجازي جهت تصویب در کمیسیون عالی؛  

 
چ- نظارت بر عملکرد ارائه دهندگان خدمات فضاي مجازي در چارچوب ضوابط مصوب و مفاد مجوزهاي صادر شده؛ 

تبصره 1- سایر دستگاه هاي اجرایی صرفا از طریق تنظیم گران ضوابط خود را به ارائه دهندگان خدمات فضاي مجازي ابلاغ می کنند.  

تبصره 2- کلیه مصوبات موضوع این ماده باید به کمیسیون عالی فرستاده شود. کمیسیون عالی موظف است مصوبات ارسال شده را ظرف
مدت دو هفته از تاریخ وصول از نظر انطباق با مصوبات شورا و کمیسیون عالی مورد بررسی قرار دهد و چنانچه آن را مغایر هر یک از این

 
موارد تشخیص دهد جهت اصلاح به تنظیم گر عودت دهد. در غیر این صورت مصوبه قابل اجرا است. 

تبصره 3- کمیسیون عالی و کلیه تنظیم گران موظفند که مصوبات خود را در روزنامه رسمی به ثبت برسانند. نسخه منتشره در این روزنامه

 
ملاك عمل خواهد بود. 

ماده 4- تنظیم گران موظفند تمهیدات لازم براي دستیابی به اهداف ذیل را، در قلمرو فعالیت خود و بر اساس وظایف و اختیارات مشخص

شده در ماده (3) همین قانون، فراهم آورند:  

 
الف- حمایت از برنامه هاي فرهنگ سازي و آموزش سواد فضاي مجازي به کاربران؛ 

 
ب- حمایت از تولید و انتشار محتواي بومی مبتنی بر فرهنگ ایرانی- اسلامی؛ 

پ- فراهم سازي خدمات سالم بوی ژه براي کودکان و نوجوانان؛  

 
ت- حمایت از فراهم سازي خدمات ویژه اقشار توان یاب و آسیب پذیر؛ 

ث- نظارت و گزارش دهی مردمی بر خدمات فضاي مجازي؛  

 
ج- حمایت از مهاجرت تولیدکنندگان محتوا به خدمات فضاي مجازي داخلی داراي مجوز؛ 

 
چ- مزیت بخشی به تولید و مصرف ترافیک داخلی در برابر ترافیک بین الملل؛ 

ماده 5- در جهت تسهیل ایجاد و راه اندازي خدمات و کسب و کار هاي فضاي مجازي، تنظیم گران موظفند ضمن اعلام عمومی شرایط مورد
نیاز جهت ثبت یا دریافت مجوز، فرآیند صدور مجوز را از طریق درگاه ملی صدور مجوزهاي کشور (موضوع بند (22) ماده 1 قانون اجراي



 
سیاست هاي کلی اصل چهل و چهارم (44) قانون اساسی اصلاحی 1399) انجام دهند. 

تبصره - فعالیت خدمات موضوع بند د ماده 2 این قانون، علاوه بر ثبت در درگاه ملی صدور مجوزهاي کشور مستلزم اخذ مجوز و معرفی

 
نماینده قانونی است. 

فصل سوم: الزامات دستگاههاي اجرایی  

ماده 6- «شوراي عالی فناوري اطلاعات» موضوع ماده 4 قانون وظایف و اختیارات وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات مصوب 1382 به
«شوراي اجرایی تحول دیجیتال» تغییر نام یافته و کلیه وظایف آن صرفا در چارچوب مصوبات شوراي عالی و در سطح قوه مجریه خواهد بود.
همچنین عبارت «در چارچوب مصوبات شورایعالی فضاي مجازي» به انتهاي بندهاي الف، ب، ج، ح، د، و، ط، ي، ك، ل، م، ن و س ماده 3

 
آن اضافه می شود. 

ماده 7- دستگاههاي اجرایی که شرح وظایف آنها مغایر با احکام صادره مقام معظم رهبري در خصوص شورا و مرکز ملی فضاي مجازي است،
موظف به بازنویسی شرح وظایف خود هستند. شرح وظایف جدید پس از اعلام نظرشوراي عالی فضاي مجازي و طی مراحل قانونی لازم

 
الاجراست. سازمان امور استخدامی کشور موظف به بازنگري ساختاري دستگاههاي موضوع این ماده میباشد. 

تبصره: تشخیص مغایرت و اعلام آن به دستگاه هاي ذیربط برعهده مرکز ملی فضاي مجازي است. اصلاح ماموریت، ادغام یا حذف دستگاه

 
هایی که براساس قانون تشکیل شده اند از طریق مجلس شوراي اسلامی انجام می شود. 

ماده 8- اجراي موارد ذیل براي دستگاههاي اجرایی الزامی است:  

الف- وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات موظف است نسبت به ایجاد خدمات شبکه ملی مورد نیاز کشور ، با اولویت استفاده از ظرفیت بخش
خصوصی داخلی از طریق منابع در نظر گرفته شده در فصل 5 اقدام نماید. مصادیق خدمات شبکه ملی موضوع این ماده توسط کمیسیون

 
عالی تعیین میشود. 

ب- هر گونه استفاده دستگاههاي اجرایی و مقامات از خدمات فضاي مجازي خارجی و تبلیغ در آنها ممنوع است، مگر در مواردي که به

 
موجب قانون، مصوبه شورا یا کمیسیون عالی مجاز شمرده میشود. 

پ- دستگاه هاي اجرایی موظفند طبق مصوبات کمیسیون عالی، خدمات عمومی و دولت الکترونیکی خود را بر بستر خدمات فضاي مجازي
داخلی داراي مجوز ارائه نمایند. ارائه خدمات الکترونیکی دستگاه هاي اجرایی در خدمات فضاي مجازي خارجی داراي مجوز منوط به تایید

 
کمیسیون عالی است. 

ت- هرگونه تبلیغ، ترویج و اشاعه خدمات فضاي مجازي فاقد مجوز از طریق صداوسیما، رسانههاي دولتی، رسانههایی که به نحوي از انحاء از

 
بودجه عمومی استفاده میکنند و دستگاه هاي اجرایی ممنوع است. 

ث- ارائه هرگونه خدمات مالی، بانکی و پرداخت در خدمات فضاي مجازي فاقد مجوز بطور مستقیم یا غیرمستقیم ممنوع است.  

 
تبصره: دستورالعمل مربوط به این بند ظرف حداکثر 4 ماه از تاریخ ابلاغ این قانون، توسط بانک مرکزي تهیه و ابلاغ می شود. 

ج- مقررات، آیین نامه ها و دستورالعمل هاي مربوط به بیمه، مالیات، تبلیغات و مالکیت فکري ارائه دهندگان خدمات فضاي مجازي داخلی



می بایست متناسب با اقتضائات این فضا و در چارچوب مصوبات شورا و کمیسیون عالی، ظرف مدت 9 ماه پس از ابلاغ این قانون توسط
دستگاه هاي متولی موضوع بازنویسی شوند. بازنویسی دیگر مقررات، آیین نامه ها و دستورالعمل هاي تسهیل کننده فعالیت ارائه دهندگان

خدمات فضاي مجازي داخلی که توسط کمیسیون عالی تعیین می شوند نیز براي دستگاه مربوطه الزامی است.  

چ- وزارت امور اقتصادي و دارایی موظف است ظرف مدت سه ماه از تاریخ ابلاغ این قانون ضوابط و دستورالعمل هاي پذیرش سهام شرکتهاي

 
ارائه دهنده خدمات فضاي مجازي و عرضه اوراق مالی اسلامی (صکوك ) آنها در بازار سرمایه را تدوین و ابلاغ کند. 

ح- درآمد ارائه دهندگان خدمات فضاي مجازي خارجی که از محل فعالیت در ایران منفعت مالی کسب می کنند مشمول مالیات است. آیین
نامه اجرایی مربوطه ظرف مدت 6 ماه از تاریخ ابلاغ این قانون توسط وزارت امور اقتصادي و دارایی با همکاري مرکز ملی فضاي مجازي و

وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات تدوین شده و به تصویب هیات وزیران می رسد.  

 
تبصره- شمول تکالیف مقرر در این ماده به دستگاههاي زیر نظر مقام معظم رهبري منوط به اذن ایشان است. 

 
فصل چهارم : گذرگاه مرزي 

ماده 9- کارگروه مدیریت گذرگاه مرزي متشکل از رئیس مرکز ملی فضاي مجازي بعنوان رئیس کارگروه و نمایندگان دادستان کل کشور،
وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات، سازمان پدافند غیر عامل، وزارت اطلاعات، نیروي انتظامی، ستاد کل نیروهاي مسلح و سازمان اطلاعات
سپاه ایجاد می شود تا نسبت به امنیت ارتباطات و اطلاعات و مدیریت ترافیک ورودي و خروجی کشور در گذرگاه هاي مرزي تصمیمات لازم

 
را اتخاذ نماید. 

ماده 10 - نظام دسترسی، تکالیف و صلاحیت هاي دستگاه هاي مرتبط در گذرگاه هاي مرزي و آئین نامه هاي لازم براي اجراي مصوبات
کارگروه، مبتنی بر سیاستهاي مصوب شوراي عالی فضاي مجازي به پیشنهاد ستاد کل نیروهاي مسلح با هماهنگی کارگروه ظرف مدت 3 ماه
به تصویب کمیسیون عالی خواهد رسید. مسئولیت کلان اعمال مصوبات کارگروه مدیریت گذرگاه مرزي، ایجاد هماهنگی هاي لازم بین
دستگاه هاي مرتبط در اجراي مصوبات مزبور و نظارت بر حسن اجراي آنها به عهده مرکز ملی است و دستگاه هاي مرتبط موظفند در اجراي

 
مصوبات کارگروه در هماهنگی کامل با ستاد کل بر اساس نظام و آئین نامه مذکور عمل نمایند. 

 
تبصره 1- تعیین مصادیق محتواي مجرمانه و خدمات غیرمجاز فضاي مجازي خارج از محدوده این ماده است. 

تبصره 2- امور فنی و اجرایی مربوط به گذرگاه هاي مرزي از قبیل راه اندازي، نگهداري، ایجاد دسترسی، توسعه و ارتقاء بر عهده وزارت

ارتباطات و فناوري اطلاعات است.  

تبصره 3- ایجاد، نگهداري و بهره برداري از گذرگاه هاي مرزي توسط بخش خصوصی و غیر دولتی بعد از لازم الاجرا شدن این قانون ممنوع
است و هر گونه تخلف از آن در حکم تصرف در اموال دولتی است. کارگروه مدیریت گذرگاه مرزي موظف است ظرف مدت شش ماه بعد از
لازم الاجرا شدن این قانون نسبت به انتقال دسترسی هاي بخش خصوصی به بخش دولتی که پیش از تصویب و لازم الاجرا شدن قانون

 
وجود داشته اقدام کند. 

ماده 11- در راستاي حفظ حقوق کاربران و حریم خصوصی آنان اعمال موضوع اصل 25 قانون اساسی توسط دستگاه هاي مجري در فضاي

 
مجازي و گذرگاه هاي مرزي صرفاً با دستور قضایی و بر اساس رویه قانونی تحت نظر کمیته اي با مسئولیت قوه قضاییه امکان پذیر است. 

تبصره- ترکیب و شرح وظایف کمیته مزبور به پیشنهاد رئیس قوه قضائیه به تصویب شورا خواهد رسید.  



 
فصل پنجم: حمایت از ارائه دهندگان خدمات فضاي مجازي 

ماده 12- درآمدهاي حاصل از اجراي فصل هفتم این قانون و بیست درصد (20٪) وجوه حاصل از درآمدهاي موضوع ماده واحده قانون
«اجازه تعیین و وصول حق امتیاز فعالیت بخش غیردولتی در زمینه پست و مخابرات»، مصوب 1392 و بخشی از درآمدهاي حاصل از تعرفه
مصوب فروش واردات پهناي باند بین الملل با تصویب کمیسیون عالی و ابلاغ رئیس مرکز ملی فضاي مجازي، در حساب ردیف مستقل بودجه
سنواتی سالیانه کل کشور و بصورت صد در صد تخصیص یافته به نام مرکز ملی فضاي مجازي و نزد خزانه داري کل کشور واریز و با پیشنهاد

 
رئیس مرکز ملی فضاي مجازي و تصویب کمیسیون در موارد زیر هزینه می گردد: 

الف- ایجاد و توسعه خدمات شبکه ملی اطلاعات در مقیاس منطقه اي و بین المللی؛  

 
ب- حمایت از برنامه هاي تبلیغاتی و بازاریابی خدمات شبکه ملی منتخب کمیسیون عالی در داخل و خارج از کشور؛ 

 
پ- حمایت از توسعه ابزارهاي سالم سازي و فناوري هاي تنظیم گري؛ 

 
ت- حمایت از راهکارهاي پیشگیري از جرم در فضاي مجازي؛ 

 
ث- توسعه فناوري هاي نوین مرتبط با خدمات شبکه ملی بویژه هوش مصنوعی، یادگیري ماشینی، زنجیره بلوکی و اینترنت اشیاء؛ 

ج- پایش مدل هاي تنظیم گري فضاي مجازي و پژوهش در مورد حکمرانی بومی فضاي مجازي؛  

 
چ- تحقق اهداف مندرج در ماده 4 این قانون به پیشنهاد تنظیم گران؛ 

تبصره- دستورالعمل مربوط به این ماده ظرف مدت شش ماه از تاریخ ابلاغ این قانون به پیشنهاد وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات به

 
تصویب کمیسیون عالی می رسد. 

ماده 13- خدمات شبکه ملی و خدمات فضاي مجازي که به تشخیص کمیسیون عالی بر مبناي فناوري بومی ایجاد شده اند و درآمد سالیانه
آن ها بر مبناي اظهارنامه مالیاتی کمتر از سقف مصوب کمیسیون عالی باشند، مشمول حمایت هاي مندرج در قانون حمایت از شرکت ها و
مؤسسات دانش بنیان و تجاري سازي نوآوري ها و اختراعات مصوب 5/8/1389 با اصلاحات و الحاقات بعدي، قانون رفع موانع تولید رقابت
پذیر و ارتقاي نظام مالی کشور مصوب 1/2/1394 با اصلاحات و الحاقات بعدي و قانون حداکثر استفاده از توان تولیدي و خدماتی کشور و
حمایت از کالاي ایرانی مصوب 15/2/1398 می شوند. تعیین نوع دانش بنیان براساس قوانین مربوط بوده و توسط معاونت علمی و فناوري

 
ریاست جمهوري اعلام می شود. 

تبصره - کمیسیون عالی ضمن انتشارعمومی دستورالعمل حمایت، گزارش عملکرد حمایت هاي موضوع ماده 12 را هر سه ماه یک بار به

 
اطلاع عموم می رساند. 

ماده 14- دستورالعمل اجرائی پرداخت حق السهم ارائه دهندگان خدمات فضاي مجازي داخلی و تولید کنندگان محتواي داخلی در آنها از
محل وجوه حاصل از فروش ترافیک ظرف سه ماه از تاریخ ابلاغ این قانون در چارچوب مصوبات کمیسیون عالی، توسط کمیسیون تنظیم

 
مقررات ارتباطات تصویب و ابلاغ می شود. 



تبصره - هرگونه محتواي خارجی به جز محتواهاي علمی که به پیشنهاد تنظیم گر مربوط به تائید کمیسیون عالی می رسد و هرگونه
محتواي داخلی مغایر با موازین شرعی و قوانین و مقررات کشور مانند فیلم، پویانمایی و سریال، مشمول حمایت هاي این ماده نخواهد شد.
محتواي غیر ایرانی که بصورت اشتقاقی یا سایر شقوق متضمن مالکیت فکري نظیر دوبله یا موسیقی و موارد مشابه، که بر اساس قانون
قابلیت حمایت از منظر مالکیت فکري را داشته باشند، متناسب با حقوق مالکیت فکري مترتب بر آنها با نظر کمیسیون عالی از شمول این

 
تبصره خارج هستند. 

فصل ششم: حمایت از حقوق کاربران  

 
ماده 15- تضمین حقوق کاربران توسط ارائه دهندگان خدمات فضاي مجازي در موارد ذیل الزامی است: 

 
الف- حفاظت از حریم خصوصی کاربران و جلوگیري از دسترسی غیرمجاز به داده هاي آن ها؛ 

 
ب- احراز هویت معتبر کاربران و حفظ اطلاعات آن ها مطابق قوانین موضوعه و سند هویت معتبر مصوب شوراي عالی فضاي مجازي؛ 

 
پ- عدم انتقال داده هاي مرتبط با هویت کاربران ایرانی به خارج از کشور؛ 

تبصره- مصادیق داده هاي مذکور به تصویب کمیسیون عالی می رسد.  

 
ت- ذخیره سازي و پردازش داده هاي کاربران ایرانی مطابق مصوبات شورا و ضوابط و مقررات مربوط؛ 

ث- ارائه خدمات متناسب با نیاز کاربران ویژه از جمله کودکان، نوجوانان و توان یابان براساس سند صیانت از کودکان و نوجوانان در فضاي

 
مجازي و دیگر مصوبات شورا؛ 

ج- عدم حذف حساب کاربران و محتواي مجاز مگر به درخواست مالک آن؛  

چ- رعایت مواد 58 تا 60 قانون تجارت الکترونیکی مصوب 17/10/1382 با اصلاحات و الحاقات بعدي و عدم درخواست اجازه دسترسی مغایر

با این مواد از کاربران؛  

تبصره- در خصوص خدمات چندگانه، عدم ارائه داده هاي ضروري مربوط به یک خدمت توسط کاربر نباید موجب قطع کلی خدمات فضاي

 
مجازي موردنیاز وي شود. 

ح- رعایت الزامات سالم سازي وفق مواد 749 تا 751 قانون مجازات اسلامی مصوب1392 و اصلاحات بعدي آن و الزامات امنیتی و پدافند

 
غیرعامل ابلاغی تنظیم گران؛ 

 
خ- رعایت دستورالعمل پیشگیري، شناسایی و مقابله با جرم در خدمات فضاي مجازي؛ 

تبصره - دستورالعمل پیشگیري، شناسایی و مقابله با جرائم در خدمات فضاي مجازي توسط دادستانی کل کشور با همکاري وزارت
دادگستري، مرکز ملی فضاي مجازي و معاونت پیشگیري از وقوع جرم قوه قضائیه ظرف مدت سه ماه از تاریخ ابلاغ این قانون تهیه می شود و

 
به تصویب رئیس قوه قضائیه می رسد. 



د- حمایت از حق مالکیت بر شناسه کاربري وفق قانون ثبت اختراعات، طرح هاي صنعتی و علائم تجاري مصوب 1386 و اصلاحات بعدي

 
آن؛ 

تبصره- دستورالعمل مربوط به این بند توسط کمیسیون عالی تصویب و ابلاغ خواهد شد.  

ماده 16- ارائه دهندگان خدمات فضاي مجازي به منظور سالمسازي محتواي فضاي عمومی خدمات فضاي مجازي، موظفاند رأساً مطابق
فهرست و ضوابط اعلامی کارگروه تعیین مصادیق محتواي مجرمانه، حداکثر ظرف مدت 12 ساعت محتواي مجرمانه مزبور را پالایش و

 
گزارش مربوط را به دبیرخانه کارگروه مذکور ارسال نمایند. 

تبصره 1- منظور از محتواي فضاي عمومی آن بخشی از محتواهاي خدمات فضاي مجازي است که دسترسی به آن نیاز به اخذ اجازه از کاربر

ارائه دهنده محتوا ندارد.  

 
تبصره 2- پالایش محتوا به دستور کارگروه تعیین مصادیق محتواي مجرمانه و مقامات قضایی بلافاصله لازم الاجرا است. 

ماده 17- ارائه دهندگان خدمات فضاي مجازي در صورت انجام تعهدات مندرج در مواد 15 و 16 این قانون، مصوبات ابلاغی تنظیم گر و

 
موارد ذیل نسبت به عملکرد کاربران مسئولیت کیفري ندارند: 

 
الف) اجراي دستورها و احکام صادره از سوي مقامات صلاحیت دار قانونی براساس مجوز قضایی؛ 

ب) نگهداري و ارائه ادله الکترونیکی به مراجع ذي ربط بر اساس مقررات ناظر به جمع آوري و استنادپذیري ادله الکترونیکی موضوع قانون

آئین دادرسی کیفري؛  

 
فصل هفتم: ضمانت اجرا 

ماده 18- به موجب این قانون کلیه مصوبات نهادهاي تنظیم گر لازم الاجراست. هرگونه تخلف ارائه دهندگان خدمات فضاي مجازي از

 
مصوبات تنظیم گران با ضمانت هاي اجراي زیر به ترتیب، با رعایت اولویت همراه خواهد بود: 

 
الف- اعلام عمومی تخلف انجام گرفته 

 
ب- محدودیت در جذب کاربر جدید در بازه زمانی پنج روز تا سه ماه 

پ- جریمه نقدي از یک درصد (1%) تا ده درصد (10%) درآمد سالیانه و در صورت عدم تکافوي آن، جریمه نقدي از یک برابر تا هزار برابر

 
سقف نصاب معاملات متوسط 

 
ت- محرومیت از عرضه و فعالیت خدمات از طریق کاهش مدت اعتبار یا تعلیق یا لغو یا عدم تمدید مجوز 

 
ث- محرومیت از حمایتهاي موضوع این قانون و سایر قوانین مصوب مجلس یا مصوب شورا 

 
ج- محدودیت در کلیه انواع تبلیغات 



چ- اعمال تعرفه ترجیحی  

 
ح- اعمال خط مشی ترافیکی 

تبصره1- جریمه نقدي موضوع بند «پ» به پیشنهاد مرکز ملی فضاي مجازي مطابق ماده 27 قانون مجازات اسلامی و تصویب هیات وزیران

 
قابل تغییر است. 

تبصره2- ارائه دهندگان خدمات فضاي مجازي، موظفند ظرف مدتی که کمیسیون عالی پس از ابلاغ این قانون تعیین می کند، نسبت به
اجراي مقررات تنظیم گران اقدام کنند. کمیسیون عالی موظف است به منظور تحقق این امر با استفاده از ابزارهاي این ماده نسبت به ترغیب

 
ارائه دهندگان خدمات فضاي مجازي به انجام تعهدات مذکور اقدام کند. 

 
تبصره3- در اعمال تعرفه ترجیحی و اعمال خط مشی ترافیک حد نصاب مصوب کمیسیون عالی ملاك عمل قرار خواهد گرفت. 

تبصره 4- آیین نامه اجرایی نحوه رسیدگی به تخلفات ظرف مدت سه ماه از تاریخ لازم الاجرا شدن این قانون توسط وزارت دادگستري با

همکاري مرکز ملی فضاي مجازي، وزارت ارتباطات و دادستانی کل کشور تهیه و به تصویب هیات وزیران می رسد.  

 
ماده 19- متخلف از تکالیف مقرر در مواد 15، 16 و 17 این قانون به یک یا چند مورد از مجازاتهاي مقرر در ماده 18 محکوم می شوند. 

ماده 20- هرگونه فعالیت تجاري در زمینه تولید، توزیع، تکثیر و عرضه غیرمجاز نرم افزارها یا ابزارهاي دسترسی بدون پالایش (نظیر وي پی
ان و فیلترشکن) ممنوع بوده و مرتکب، به حبس و جزاي نقدي درجه شش محکوم می شود. انتشار عمده اینگونه نرم افزار ها یا ابزار ها ولو
به قصد غیرتجاري نیز مشمول این ماده است. کمیسیون عالی مصادیق «انتشار عمده» را تعیین و اعلام خواهد نمود. وزارت ارتباطات مکلف

 
است بطور مستمر و موثر این نرم افزارها را شناسایی و غیرقابل استفاده نماید. 

تبصره- چنانچه مرتکب از این بابت وجهی تحصیل کرده باشد علاوه بر مجازات مقرر در این ماده به ضبط عوائد حاصل از جرم محکوم و

چنانچه این جرم را به عنوان حرفه خود انتخاب کرده باشند به جزاي نقدي یک تا دو برابر مال تحصیل شده محکوم خواهد شد.  

ماده 21 - هر شخص حقیقی یا حقوقی که به طور غیر مجاز کلان داده ها و داده هاي حساس و حیاتی خدمات فضاي مجازي را تحصیل،
شنود، سرقت یا تخریب کند یا این داده ها را در دسترس اشخاص غیر مجاز قرار دهد، علاوه بر جبران خسارت وارده به حبس درجه 5 و
یکی دیگر از مجازاتهاي همان درجه محکوم می شود و چنانچه این داده ها متعلق به بیش از یک درصد ازکاربران فضاي مجازي کشور باشد

 
مجازات مرتکب یک درجه تشدید می شود. 

تبصره - چنانچه اشخاصی که مسئول حفاظت از داده هاي مذکور بوده یا داده ها یا سامانه هاي مرتبط با آنها را در اختیار دارند، بر اثر بی
احتیاطی، بی مبالاتی یا عدم رعایت تدابیر امنیتی ابلاغی مرکز ملی فضاي مجازي، موجب دسترسی اشخاص فاقد صلاحیت به داده هاي

مذکور شوند، به حبس یا جزاي نقدي درجه 6 و شش ماه تا دو سال محرومیت از اشتغال به امور مربوطه محکوم می شوند.  

ماده 22- مستنکف از اجراي مفاد ماده 8 این قانون، مصوبات شورا و کمیسیون عالی به یک تا پنج سال انفصال از خدمات دولتی و عمومی

 
محکوم می شود. 

تبصره- دادگاه می تواند در صورت احراز موانع قانونی و اجرایی غیرقابل اجتناب با اخذ نظر کارشناسی کمیسیون مرتکب را از کیفر معاف

 
نماید. 



شعارسال، با اندکی تلخیص و اضافات برگرفته ازپایگاه خبري تحلیلی دیده بان ایران ، تاریخ انتشار:19 بهمن1400، کدخبر:126046 ،
www.didbaniran.ir



استاندار ایلام: امروز ایران با صلابت و با اقتدار بیشتر در مقابل زورگویان عالم
ایستاده است.

منبع: خوزناشماره خبر:  724  |  تاریخ: 1400/11/20

به گزارش خبرگزاري خوزنا از ایلام، حسن بهرام نیا عصر امروز در جریان سفر به شهرستان چرداول در شهر آسمان آباد حضور یافت و
در جمع باشکوه مردم این شهر اظهار داشت: در این جمع نورانی و با اخلاص بهترین سلام ها را به معمار کبیر انقلاب اسلامی و شما مردم
انقلابی و همیشه در صحنه می فرستم. استاندار ایلام در ادامه با گرامی داشت یاد و خاطره ي شهدا به ویژه 3 هزار شهید استان ایلام و 400
شهید ایل بزرگ خزل و شهر آسمان آباد، گفت: خدا را شاکر و سپاس گزارم که در این روز به مناسبت دهه ي مبارك فجر خدمت گزاران
شما براي عرض ادب و ارادت و ارائه ي خدمات خالصانه و تجدید میثاق دوباره در اینجا حاضر شده اند. وي افزود: امروز نهال انقلاب اسلامی
تبدیل به شجره ي طیبه اي شده است که همه ي انسان هاي آزادي خواه از میوه ي شیرین آن تناول می کنند. بهرام نیا در ادامه به خدمات
نظام مقدس جمهوري اسلامی در طول بیش از چهار دهه اشاره کرد و گفت: دستاوردها و خدمات نظام به حدي است که امروز علی رغم
تمام سیاه نمایی هاي دشمن، مردم قدردان نظام شان هستند و همچنان مقاوم و سروقامت در مقابل ناملایمات موجود ایستاده اند. وي با
اشاره به این مهم که امروز ایران اسلامی در همه ي زمینه ها در عالم حرف براي گفتن دارد، اظهار داشت: امروز ایران اسلامی با صلابت و با
اقتدار بیشتر از گذشته در مقابل زورگویان عالم ایستاده است. نماینده ي عالی دولت در استان با تقدیر از حمایت و سلحشوري ایل بزرگ
خزل در دوران دفاع مقدس گفت: این ایل بزرگ در دوران جنگ تحمیلی حماسه ساز فتح میمک شدند و مردانه از ایران اسلامی دفاع
کردند. وي در ادامه با اشاره به صحبت هاي مقام معظم رهبري در دیدار دست اندرکاران بزرگداشت سرداران و 3000 شهید استان ایلام،
اظهار کرد: از فرمایشات رهبر معظم انقلاب اسلامی درباره ي استان ایلام این چنین استنباط کردم که ایلام مظهر همه ي خوبی ها است.
استاندار ایلام در ادامه به مظلومیت ایلام در ادوار مختلف اشاره کرد و گفت: جنایت حادثه زمین فوتبال شهداي چوار نماد مظلومیت ایلامیان
است. بهرام نیا در بخش دیگري از صحبت هاي خود شأن و تراز مردم ایلام را بالا دانست و گفت: باید خدمات مسئولان نیز در این سطح ارائه
شود. وي در ادامه با اشاره به گفتمان عدالت محوري دولت سیزدهم گفت: تلاش می کنیم در این راستا قدم هاي مثبتی در راستاي خدمت
به مردم برداریم اما در این مسیر نیازمند مشارکت و حمایت و همراهی مردم هستیم. استاندار ایلام در ادامه در مورد مسائل و مشکلات مردم
آسمان آباد گفت: در سفر ریاست جمهور به استان در مهرماه سال جاري دستاوردهاي بسیار ارزشمندي از جمله بیش از 2 هزار میلیارد
تومان، ریالی و بیش از 4.5 میلیارد دلار، ارزي و از نظر تسهیلات و کارآفرینی بیش از 1700 میلیارد تومان در بر داشت که در کمتر از 3 ماه
حدود 490 میلیارد تومان از این اعتبارات به استان تخصیص یافته است. وي افزود: از جمله دیگر مصوبات سفر، تکمیل زیرساخت هاي
شهرستان در حوزه هاي مختلف براي شهرستان چرداول بود. بهرام نیا در ادامه به نگاه دولت در استان ایلام اشاره کرد و گفت: با مردم بودن
و در کنار مردم بودن به ویژه در شرایط سخت منشور دولت سیزدهم در استان است. وي ادامه داد: به تیم مدیریتی دولت در استان تأکید
کرده ام در بطن مردم، در میان مردم و با مردم باشند. استاندار ایلام درخصوص تبدیل شدن دهستان آسمان آباد به بخش گفت: از سال 91
که سمت معاونت سیاسی استانداري را در دست داشتم، این موضوع را پیگیري کرده ام و با توکل به خدا موانع بر سر راه این خواسته ي بحق
مردم را برطرف خواهیم کرد. وي در مورد راه آسمان آباد گفت: به زودي عملیات اجرائی رفع مشکل راه آسمان آباد نیز آغاز خواهد شد. بهرام
نیا در پایان از مهمان نوازي و استقبال گرم مردم ایل خزل و مردم آسمان آباد تقدیر کرد و گفت: به پاس رشادت ها و سلحشوري هاي این

مردمان بزرگ براي همیشه نام ایل خزل و فاتحان میمک بر تارك استان ایلام می درخشد.



پادکست/ اخبار شبانگاهی بیستم بهمن ماه ایرنا گلستان

منبع: ایرناشماره خبر:  725  |  تاریخ: 1400/11/20

گرگان- ایرنا- مهمترین عناوین خبري ایرنا استان گلستان روز چهارشنبه بیستم بهمن را با پادکست ایرنا دنبال کنید.

گرگان- ایرنا- مهمترین عناوین خبري ایرنا استان گلستان روز

چهارشنبه بیستم بهمن را با پادکست ایرنا دنبال کنید.  
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تأکید دکتر عباسی به مدیران براي هموارسازي مسیر سرمایه گذاري به ویژه در

بخش تولید

منبع: نبض خبرشماره خبر:  726  |  تاریخ: 1400/11/20

نبض خبر :  استانداري گیلان؛ پیش از ظهر امروز (چهارشنبه) و با حضور دکتر اسداالله عباسی بخش توسعه مرکز آموزشی و درمانی
بیمارستان دکتر حشمت رشت افتتاح شد. این مرکز با اعتباري افزون بر 550میلیارد ریال در سه طبقه بنا شده و زیربناي آَن سه

هزار و 200 متر مربع است. با افتتاح بخش توسعه (...) نوشته تأکید ...

 
در نهمین روز دهه فجر انقلاب اسلامی، سه پروژه عمرانی ، تولیدي و صنعتی با حضور استاندار گیلان در شهرستان رشت افتتاح شد. 

 
 

نبض خبر :  استانداري گیلان؛ پیش از ظهر امروز (چهارشنبه) و با حضور دکتر اسداالله عباسی بخش توسعه مرکز آموزشی و درمانی

بیمارستان دکتر حشمت رشت افتتاح شد.  

 
این مرکز با اعتباري افزون بر 550میلیارد ریال در سه طبقه بنا شده و زیربناي َآن سه هزار و 200 متر مربع است. 

با افتتاح بخش توسعه مرکز آموزشی و درمانی بیمارستان دکتر حشمت رشت، 56 تخت بیمارستانی شامل تریاژ قلب و عروق ، بستري

اورژانس و بخش CCU  زنان و مردان به ظرفیت بیمارستانی استان اضافه شد.  

در ادامه با حضور استاندار گیلان یک واحد تولید خوراك آماده طیور با ظرفیت تولید سالانه 24هزار تن در شهرك صنعتی سفیدرود رشت

 
افتتاح شد. 

براي ساخت و تجهیز این واحد تولیدي که زیربناي آن دو هزار و950مترمربع است ، 280میلیارد ریال سرمایه گذاري شده است.  

 
همچنین استاندار گیلان سردخانه یک هزارتنی با ظرفیت اشتغال 120نفر را افتتاح کرد. 

این واحد در زمینی به مساحت4هزار و 227متر در چهارطبقه با اعتباري افزون بر 280میلیارد ریال بنا شده و 60میلیارد ریال نیز از محل

 
تسهیلات بانکی تامین شده است. 

دکتر عباسی در حاشیه افتتاح پروژه هاي امروز در جمع خبرنگاران به ظرفیت هاي گیلان به ویژه در حوزه کشاورزي اشاره و اظهار کرد: باید

 
امنیت غذایی، مزرعه تا سفره را جدي بگیریم و نسبت به تکمیل زنجیره ارزش اقدام کنیم. 

وي با اشاره به اینکه امروز در تولید مرغ ،گیلان رتبه ممتازي در کشور دارد و 10درصد نیاز کشور را تامین می کند ، گفت: با توسعه صنایع



 
تبدیلی و بسته بندي علاوه بر ایجاد ارزش افزوده ، می توان سطح بهره وري و اشتغال را نیز افزایش داد. 

استاندار گیلان توجه به اقتصاد دریامحور ، اقتصاد گردشگري و اقتصاد کشاورزي را ضرورتی در مسیر تعالی استان خواند و افزود: در جهت

 
شکوفایی این توانمندي ها لازمست از سرمایه گذاران و علاقمندان به فعالیت هاي اقتصادي حمایت کرد. 

دکتر عباسی افزایش ظرفیت سردخانه اي را موجب رشد اقتصاد کشاورزي خواند و با اشاره به عمر کوتاه محصولات کشاورزي ، توسعه
سیستم نگهداري محصولات کشاورزي را گامی اثرگذار براي افزایش مدت نگهداري محصول با رعایت استانداردها و توزیع آن در زمان مناسب

 
خواند. 

وي با تاکید بر اینکه نباید اعتبارات تنها در مرکز استان صرف شود ، تقسیم منابع در تمامی نقاط استان و در همه بخش ها را امري مهم
خواند و تصریح کرد: در راستاي اجراي این سیاست تاکنون افزون بر 50مجوز بی نام در بخش هاي مختلف آماده شده که مبناي آن آمایش

 
سرزمینی، مزایا و فرصت هاي هر منطقه است. 

نماینده عالی دولت در استان به مدیران تاکید کرد: هیچ سرمایه گذاري نباید پشت درب هاي بسته اتاق مدیران بنشیند ، بلکه مدیر وظیفه

 
دارد در جهت رفع موانع سرمایه گذاري و حذف بروکراسی زائد اداري مسیر سرمایه گذاري را هموار کند. 

وي با تصریح اینکه فضاي خوبی براي توسعه اقتصادي در کشور فراهم است ، بهره گیري از همه ظرفیت هاي استان که منجر به توسعه
پایدار ، اشتغال و امنیت اقتصادي می شود را ضروري خواند و گفت: اجازه نمی دهم در بحث توسعه استان به ویژه تولید ، هیچ سرمایه

 
گذاري ناامید شود ، از این رو لازمست انگیزه سرمایه گذاران را افزایش دهیم. 



افتتاح همزمان چهار طرح تولیدي، خدماتی و صنعتی در دامغان

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  727  |  تاریخ: 1400/11/20

در نهمین روز از دهه مبارك فجر چهار طرح تولیدي خدماتی و صنعتی در دامغان به بهره برداري رسید.

باشگاه خبرنگاران جوان سمنان - به مناسبت گرامیداشت دهه
فجر آزمایشگاه کنترل کیفی شرکت آب و فاضلاب با هدف
آزمایش میکروبی و پارامتر هاي شیمیایی آب شرب، واحد
تولیدي انواع پوشاك زنانه با ظرفیت سالانه 420 هزار انواع
پوشاك زنانه و اشتغال 25 نفر، واحد صنعتی ریخته گري فولاد
با ظرفیت 17 هزار تن شمش فولادي و اشتغال 30 نفر و
شرکت تولید دستگاه آب شیرین کن صنعتی با ظرفیت تولید
سالانه 250 عدد دستگاه آب شیرین کن و اشتغال 10 نفر با

اعتبار 32 میلیارد و 200 میلیون تومان به بهره برداري رسید.  

 
همچنین عملیات ساخت مدرسه 12کلاسه در زمینی به مساحت 5هزارمتر مربع آغاز شد. 

مهدي بندرآبادي فرماندار دامغان گفت در دهه فجر امسال 52 طرح عمرانی و اقتصادي با اعتبار 88 میلیارد تومان به بهره برداري رسید.



پیام تبریک عضو شوراي مرکزي جامعه اسلامی کارگران کشور

منبع: تابناكشماره خبر:  728  |  تاریخ: 1400/11/20

 
پیام تبریک عضو شوراي مرکزي جامعه اسلامی کارگران کشور 

 
عضو شوراي مرکزي جامعه اسلامی کارگران کشور در پی انتصاب مدیر کل اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان همدان پیامی صادر کرد. 

به گزارش تابناك همدان، سعید کوچعلی در پیامی انتصاب یوسف

شعبانی مدیر کل اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان همدان  

ا فِی الأَرضِ وَلا فَسادًا ۚ ار الآخِرَهُ نجَعَلُها للَِّذینَ لا یُریدونَ عُلُو تلِکَ الدُّ

وَالعاقِبَهُ للِمُتَّقینَ  

(آري) این سراي آخرت را (تنها) براي کسانی قرارمی دهیم که اراده
برتري جویی در زمین و فساد را ندارند؛ و عاقبت نیک براي

 
پرهیزگاران است(سوره مبارکه القصص آیه83). 

بهار فجر انقلاب ترجمانی دیگر از آیه «جاء الحق و زهق البالطل»
بود و ما ایمان داریم که این مقدمه اي براي بهاري ترین روز هستی
بود. روزي درخشان که بر صحیفه ي شب تار و طولانی، مُهر پایان
خواهد زد؛ لذا سالروز ایام ااالله دهه فجر را به همه انقلابیون و

بالاخص رهبري عزیز انقلاب و کارگران زحمت کش کشور تبریک عرض مینمائیم.  

بی تردید انتخاب شایسته حجت الاسلام دکتر سید ابراهیم رئیسی، نویدبخش تشکیل دولت اسلامی با مدیرانی جهادي است تا تغییر عمیق

در سرنوشت ملت قهرمان ایران، به پرچم داري مردي از سلاله اهل بیت (سلام االله علیهم) رقم خورد.  

جامعه اسلامی کارگران استان همدان همگام با ملت غیور و شهید پرور، ضمن اعلام حمایت از تصمیمات دولت و استاندار محترم (دکتر
قاسمی فرزاد) در انتخاب مدیري تراز انقلاب اسلامی بر پایه دموکراسی، حمایت صریح خود را از حرکت هاي مدنی و خردجمعی که باید در

استان به منظور معرفی مدیري توانمند در جایگاه خدمت شکل بگیرد و تجلی نقش نخبگانی در مردم سالاري دینی است اعلام می دارد  

خواست تشکلات کارگري آن است تا همه دلسوزان نظام و انقلاب در استان همدان ضمن هماهنگی و تعامل با جریان هاي مشورت جمعی و
تشکلات مردم نهاد و ارزشی (شرکاي اجتماعی) در حوزه هاي مختلف که داراي فرایند هاي اصولی براي خدمت بر اساس شاخص ها و سنجه
هاي کلیدي تعیین شده توسط رهبر معظم انقلاب هستند، به گزینه اي رسیده و با تمام قوا براي تصمیم درست دولت و استاندار محترم در
انتخاب مدیران اجرایی استان هم افزایی حداکثري داشته باشند تا افرد منتخب با قدرت تمام براي توسعه در بخش هاي مختلف استان

همدان ارائه خدمت داشته باشد.  

جامعه اسلامی کارگران استان همدان ضمن حمایت از انتصاب آقاي یوسف شعبانی بعنوان سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی که
داراي شاخصه هاي مدیري مومن، انقلابی، کارآمد و آشنا به مسائل اقتصادي و اشتغال استان با روحیه عدالت خواهی و فسادستیز است را به



جامعه کار و تولید تبریک عرض می نمائیم و امید داریم وزیر محترم و همه دلسوزان استان همه ظرفیت هاي خود را جهت تحقق آرمان
هاي مقدس جمهوري اسلامی ایران، امام راحل و شهدا به رهبري حضرت آیت ا... امام خامنه اي دامه برکاته شاهد رشد و ائتلاي استان

 
همدان باشیم. انشااالله 

 
وَالعاقِبَۀُ للِمُتَّقینَ 

سعید کوچعلی  
عضو شوراي مرکزي جامعه اسلامی کارگران کشور



ایجاد سامانه اطلس سرمایه گذاري در گیلان

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  729  |  تاریخ: 1400/11/20

استاندار گیلان از ایجاد اطلس سرمایه گذاري در این استان خبر داد.

باشگاه خبرنگاران جوان رشت - اسداالله عباسی گفت: سامانه
اي براي بخش رونق تولید تعریف و مجوز هاي بی نام صادر

 
کردیم. 

بیش از 50 مجوز بی نام در بخش هاي کشاورزي، گردشگري،

 
صنعتی و دیگر بخش ها صادر شده است. 

به گفته او در افق 1401 صدور بیش از 500 مجوز بی نام پیش بینی شده است.  

استاندار گیلان حمایت قاطع و جدي در بخش تولید و سرمایه گذاري بخش خصوصی براي تولید و اشتغال را از سیاست هاي مهم دولت

سیزدهم اعلام کرد.  

عباسی گفت: به همه سرمایه گذاران بخش خصوصی اعلام می کنیم، فضاي کسب و کار و تولید در گیلان فراهم است و سرمایه گذاران براي

دریافت مجوز هاي بی نام یا مجوز هاي با دلخواه خود می توانند بدون کاغذبازي اداري و با پنجره واحد اقدام کنند.  

 
بیشتر بخوانید 

- تأکید استاندار گیلان بر حمایت از توسعه واحد هاي صنعتی و تولیدي  

 
- اشتغال بیش از 60 هزار نفر با مشارکت ستاد فرمان امام در گیلان 

- بررسی مشکلات فعالان اقتصادي در گیلان او همچنین به مدیران تأکید کرد تمام شرایط را براي سرمایه گذاران فراهم کنند.



اختصاص بودجه براي توسعه دانشگاه فنی و حرفه اي در کشور

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  730  |  تاریخ: 1400/11/20

به گزارش خبرگزاري فارس از سمنان، معاون اداري مالی و
مدیریت منابع وزیر علوم، تحقیقات و فناوري و هیأت همراه
وي عصر امروز در بدو ورود به دانشگاه فنی و حرفه اي استان
سمنان، بر سر مزار شهید گمنام دانشگاه حضور یافته و با نثار

 
گل و قرائت فاتحه، به مقام شامخ شهدا اداي احترام کردند. 

علی خطیبی، معاون اداري مالی و مدیریت منابع وزیر علوم،
تحقیقات و فناوري در حاشیه بازدید از دانشگاه فنی و حرفه

اي استان سمنان، ضمن بیان اینکه عمده فارغ التحصیلان دانشگاه فنی و حرفه اي در آینده مشغول به کار می شوند، بیان کرد: فارغ

 
التحصیلان دانشگاه فنی و حرفه اي با معضل بیکاري مواجه نیستند. 

وي ضمن قول مساعد در خصوص اختصاص بودجه براي توسعه فضاي کارگاهی و تجهیز کارگاه ها و آزمایشگاه هاي دانشگاه فنی و حرفه اي
استان سمنان توسط وزارت علوم، تحقیقات و فناوري و حمایت هاي رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي کشور افزود: هزینه کرد در دانشگاه پویا و

 
جامعه محور فنی و حرفه اي در واقع سرمایه گذاري براي اشتغال جوانان کشور است. 

معاون اداري مالی و مدیریت منابع وزیر علوم، تحقیقات و فناوري با تأکید بر اینکه فارغ التحصیلان دانشگاه فنی و حرفه اي نقش بسزایی در
رفع معضلات صنعتی دارند، اظهار کرد: دانشجویان و اعضاي هیأت علمی دانشگاه فنی و حرفه اي با ظرفیتی که دارند می تواند به اقتصاد

 
آموزش عالی، اقتصاد کشور و اشتغال پایدار کمک کنند. 

خطیبی افزود: با توجه به ضرورت مهارت آموزي دانشجویان در طول دوران تحصیل، دانشگاه فنی و حرفه اي ظرفیت خوبی براي تربیت

 
دانشجوي مهارت محور است. 

در پایان این بازدید، معاون اداري مالی و مدیریت منابع وزیر علوم، تحقیقات و فناوري از بخش هاي مختلف اداري، ورزشی، آموزشی و

 
خوابگاه هاي این دانشگاه دیدن و ابراز رضایت کرد. 

وي در جریان فعالیت ها و اقدامات انجام شده و در دست اجراي این مجموعه دانشگاهی قرار گرفت.  

انتهاي پیام/74002/م/



دانشگاه فنی و حرفه اي به نیازهاي بازار کار پاسخ می دهد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  731  |  تاریخ: 1400/11/20

به گزارش خبرگزاري فارس از سمنان، رضا نقدي، رئیس
دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان عصر امروز در حاشیه
بازدید معاون اداري مالی و مدیریت منابع وزیر علوم، تحقیقات
و فناوري از این دانشگاه اظهار کرد: دانشگاه فنی و حرفه اي با
تربیت تکنسین ها و مهندسان ماهر، شایسته و کارآفرین و نیز
تعامل با مراکز صنعتی و بخش هاي دولتی و خصوصی، زمینه
هاي لازم را براي کسب مهارت، ایجاد اشتغال و کارآفرینی

 
براي جوانان سرافراز میهن اسلامی فراهم می کند. 

وي با اشاره به عملکرد بسیار موفق دانشگاه فنی و حرفه اي در زمینه اشتغال تصریح کرد: علت آمار اشتغال 65 درصدي فارغ التحصیلان این
دانشگاه،ا گذراندن دروس مهارتی این دانشجویان قبل از ورود به دانشگاه در هنرستان، برگزاري 70 درصد دروس دانشجویان در کارگاه و
آزمایشگاه هاي دانشگاه فنی و حرفه اي، برخورداري از اساتید خبره و مهارتی در این دانشگاه، عدم ورود دانشگاه فنی و حرفه اي به مقطع
تحصیلات تکمیلی و در آخر اینکه این دانشجویان به دلیل مهارتی بودن آچار به دست و فنی بوده و این افراد به دلیل سطح کم توقعات

 
سریعاً جذب بازار کار می شوند. 

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان بیان کرد: دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان در حال حاضر با داشتن بیش از سه هزار و
500 دانشجو و چهار دانشکده در شهرستان هاي سمنان، شاهرود و امیرآباد دامغان با هدف تربیت نیروي انسانی متخصص، کارآفرین و
متناسب با فرصت هاي جدید شغلی براي پاسخگویی به نیازهاي بازار کار در حوزه هاي مهارتی و تکنولوژي و همچنین افزایش اشتغال مولد

 
و کاهش بیکاري، رسالت و مأموریت خود را دنبال می کند. 

نقدي گفت: با عنایت و قول مساعد معاونت اداري، مالی و مدیریت منابع وزارت علوم، تحقیقات و فناوري کشور و حمایت هاي رئیس دانشگاه
فنی و حرفه اي کشور مقرر شد مساعدت هاي لازم در خصوص اختصاص بودجه، توسعه فضاي کارگاهی و تجهیز کارگاه ها و آزمایشگاه هاي
دانشگاه صورت پذیرد تا در راستاي شکوفایی هر چه بیشتر و توسعه مطلوب این دانشگاه گام برداشته و بتوانیم نقش کلیدي خود را در حوزه

 
اشتغال به نحوي شایسته انجام دهیم. 

وي توضیحاتی در خصوص نقاط قوت و جایگاه استان و دانشکده هاي فنی و حرفه اي و کشاورزي استان و کمبودها و کاستی هاي آموزشی،

 
دانشجویی، کارگاهی و آزمایشگاهی مطرح کرد. 

انتهاي پیام/74002/م/



نقش موثر دانشگاه سیستان و بلوچستان در حل مشکلات کشوري و بین المللی

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  732  |  تاریخ: 1400/11/20

به گزارش خبرگزاري فارس از زاهدان، فرهاد شهرکی ظهر
امروز در نشست با خبرنگاران ضمن گرامیداشت دهه فجر
اظهارداشت: تا قبل از انقلاب دانشگاه ها در شرایط خوبی به
سر نمی بردند و تعداد دانشجوهاي سیستان و بلوچستان
حدود یک هزار نفر بود اما هم اینک به برکت نظام مقدس به

 
100 هزار دانشجو می رسد. 

وي افزود: دانشگاه سیستان و بلوچستان تلاش داشته در پنج
دهه فعالیت امانتدار خوبی براي فعالیت هاي آموزشی، پژوهشی، کارآفرینی و جامعه محور بودن باشد یعنی همراه با نقش هایی که دانشگاه

ها باید ایفا کند سعی کرده این ماموریت ها را نیز به خوبی به سرانجام برساند.  

معاون آموزشی دانشگاه سیستان و بلوچستان تصریح کرد: دانشگاه این استان توانسته در راستاي حل مشکلات و معضلات جامعه پیرامونی

خودش چه مشکلات منطقه اي، کشوري و بین المللی نقش آفرینی کند.  

وي بیان کرد: در دنیاي امروز مسائل و مشکلات مختلف در دستگاه هاي اجرایی حل نمی شود بلکه در اندیشکده ها، پژوهشکده ها و دانشگاه

 
ها با سرپنجه عالمان و اندیشمندان برطرف خواهد شد. 

شهرکی خاطرنشان کرد: ما در دانشگاه هاي کشور در پایگاه استنادي علوم جهان اسلام در سال هاي ( 94_95 رتبه 35، در بازه 95_96

 
رتبه 36، 96_97 رتبه 40، 97_ 98 رتبه 41) و با تلاش  در سال 99_1400 رتبه 26 رسیدیم. 

وي ادامه داد: ما سعی کردیم تا با فعالیت هاي آموزشی و پژوهشی بتوانیم زمینه لازم را فراهم کنیم تا دانشجویان بهتر با مسائل سیستان و

 
بلوچستان، محل تحصیل و زندگی خود آشنا باشند. 

معاون پژوهشی دانشگاه سیستان و بلوچستان نیز در این مراسم اظهار کرد: با تلاش اعضا هیات علمی، کارمندان و دانشجویان دانشگاه
سیستان و بلوچستان و تلاش هاي حوزه فناوري اطلاعات در انعکاس این دستاوردها در سال هاي اخیر، همواره شاهد ارتقاي رتبه و جایگاه
دانشگاه در نظام هاي گوناگون رتبه بندي ملی و بین المللی بوده ایم به گونه اي که در جدیدترین نتایج اعلام شده از سوي نظام رتبه بندي
وبومتریکس در ژانویه 2021، رتبه جهانی دانشگاه سیستان و بلوچستان از میان 12 هزار دانشگاه جهان به رتبه 2399 و در میان دانشگاه

 
هاي وزارت علوم، تحقیقات و فناوري کشور به رتبه 28 ارتقا یافته است. 

درمحمد کردي تمندانی افزود: این رتبه با احتساب دانشگاه هاي وزارت بهداشت، دانشگاه هاي صنعتی، دانشگاه آزاد اسلامی و دانشگاه پیام

 
نور 46 کشوري است. 



وي گفت: در جدیدترین رتبه بندي نظام وبومتریکس، 649 دانشگاه و مؤسسه ایرانی و 12000 دانشگاه و مؤسسه آموزشی در سرتاسر جهان

مورد ارزیابی قرار گرفته اند.  

انتهاي پیام/3139



دشمنان دنبال القاي ناامیدي در جامعه هستند

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  733  |  تاریخ: 1400/11/20

به گزارش خبرگزاري فارس از دهگلان، ماموستا هاشم نوري
عصر امروز در مراسم جشن انقلاب اسلامی با عنوان اقتصاد
مقاومتی، تولید ملی و کارآفرینی که با حضور نماینده ولی
فقیه در کردستان در دهگلان برگزار شد با بیان اینکه تحدث
به نعمت جایز است اظهار کرد: انقلاب اسلامی در طول چهار
دهه از عمر خود تمام امکانات رفاهی را براي مردم ایجاد کرده

است.  

وي خاطرنشان کرد: در دورافتاده ترین روستاهاي کشور امکانات رفاهی گاز برق مدرسه و غیره به برکت انقلاب اسلامی براي مردم فراهم

شده است.  

وي افزود: نظام جمهوري اسلامی ایران بزرگترین نعمت یعنی امنیت را براي مردم ایجاد کرده و به برکت این امنیت پله هاي رشد و ترقی را

 
یکی پس از دیگري می پیماید. 

 امام جمعه اهل سنت قروه افزود: امروز آمریکاي استعمارگر از 11 هزار کیلومتر آن طرفتر وارد کشورهاي اسلامی شده و تاخت و تاز می کند

 
در حالی دم از حقوق بشر می زند که مسلمانان را به خاك و خون می کشد. 

وي اضافه کرد: با وجود ناامنی هاي منطقه به برکت انقلاب اسلامی هیچ دشمنی توان چپ نگاه کردن به ایران اسلامی را ندارد و این یکی از

 
مهمترین دستاوردهاي انقلاب است. 

 
ماموستا نوري خاطرنشان کرد: تنها کشوري که توانست شر داعش و داعشیان را از سر مردم جهان بکند کشور ایران اسلامی بود. 

وي تصریح کرد: امروز دشمنان با بهره گیري از تمام ظرفیت هاي رسانه اي و غیره دنبال ناکارآمد و ضعیف نشان دادن نظام جمهوري

اسلامی و القاي ناامیدي در بین مردم هستند که بیان دستاوردهاي نظام بهترین راهکار براي مقابله با این هجمه دشمنان است.  

ماموستا نوري به پیشرفت هاي علمی کشور بعد از پیروزي انقلاب گریزي و گفت: در حالی تا قبل از انقلاب در روستاها ضریب نفوذ سواد
آموزي در کمترین سطح ممکن بود امروز به برکت انقلاب شاهد ارتقاي سطح علمی در دورافتاده ترین مناطق و تربیت نخبگان علمی،

 
پزشکان و افراد با تحصیلات بالاي علمی هستیم. 

وي نقش روحانیون در تبیین دستاوردها نظام را بسیار چشمگیر خواند و گفت: امروز ما روحانیون باید افتخار کنیم که شخص اول مملکت

 
رهبر معظم انقلاب در کسوت و لباس روحانیت هستند. 



امام جمعه اهل سنت قروه تلاش دشمنان در القاي تفکرات انحرافی در بین جوانان را متذکر شد و گفت: جامعه روحانیت باید با حساسیت
بیشتري به این موضوع پرداخته و اجازه ندهند افرادي که حتی قواعد عربی را به خوبی نمی دانند با بازي با کلمات جوانان را به سمت و

سوي خود بکشند و تفکرات انحرافی و افراطی را در جامعه رواج دهند.  

وي در پایان افزود: جامعه روحانیت در کنار مشکلات معیشتی، از نبود مسکن رنج می برند که امیدواریم با نگاه ویژه نماینده ولی فقیه در

استان کردستان پیگیري هاي شان شاهد رفع این مشکل باشیم.  

انتهاي پیام/2330/71



بهره برداري از پروژه هاي مختلف شهرستان نمین به مناسبت دهه فجر

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  734  |  تاریخ: 1400/11/20

 به گزارش خبرگزاري فارس از اردبیل، هم زمان با نهمین روز
از ایام االله دهه مبارك فجر و با حضور یاسر عبداللهی عابد معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار اردبیل، پروژه هاي مختلف اقتصادي،

 
آموزشی و عمرانی شهرستان نمین به بهره برداري رسیدند. 

کارخانه تولید پروفیل آلتین مغان با سرمایه گذاري 50 میلیارد تومان، ظرفیت تولید سالانه 18 هزار تن و اشتغال زایی 30 نفر و کارخانه
سان ماشین پویا، تولیدکننده ماشین آلات صنایع غذایی و دارویی با سرمایه گذاري 15 میلیارد تومان و ایجاد شغل براي 15 نفر از پروژه

 
هاي اقتصادي افتتاح شده در نمین هستند. 

همچنین مدرسه 6 کلاسه شهید سلیمانی با 800 متر زیربنا و صرف اعتبار 4.3 میلیارد تومان و فاز دوم ساماندهی نمین چایی با اعتباري
بیش از 10 میلیارد تومان، از سایر پروژه هایی بودند که به مناسبت دهه فجر توسط معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار اردبیل در

 
شهرستان نمین به بهره برداري رسیدند. 

 
 



 
 

انتهاي پیام/3463/



روند تولید و صادرات در کشور به لحاظ ارزشی افزایشی است

منبع: مفتاح نیوزشماره خبر:  735  |  تاریخ: 1400/11/20

 معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: هم اینک رقم صادرات و همچنین تولید در کشور از قبیل پتروشیمی، لوازم خانگی،
ماشین آلات کشاورزي، صنایع سلولوزي، چرم، مصنوعات، شمش آلومینیوم، کاتد مس و اینگونه موارد روند افزایشی به خود گرفته

است. نوشته  روند تولید و صادرات در کشور به لحاظ ارزشی افزایشی است اولین ...

 
 روند تولید و صادرات در کشور به لحاظ ارزشی افزایشی است 

   

به گزارش مفتاح وبه نقل از ایرنا، محسن صالحی نیا روز
چهارشنبه در آیین معرفی سرپرست سازمان صنعت، معدن و
تجارت استان اصفهان بدون اشاره به آمار و ارقام تولید و
صادرات در کشور اظهار داشت: امروز به برکت تلاش هاي در

حال انجام، فضاي کلان حاکم بر اقتصاد کشور و فضاي حاکم بر شرایط کلان اقتصادي در سطح همسایگان و دیگر شرایط موجود رو به

بهبودي است.  

به گفته وي، البته در بعضی مواقع با تلاطم هایی روبه رو هستیم اما بطور مسلم تلاش همه بر این است که در قالب طرح هاي موجود و طرح

هاي آمایشی نهایت تلاش را به کار گیریم.  

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت افزود: وزیر صنعت، معدن و تجارت تحول گراست که در مقاطعی هم در وزارتخانه مسوولیت معاونت طرح
و برنامه را بر عهده داشته است و در قالب سیاست هاي کلان طرح هاي زیرساختی بسیار خوبی تعریف شده که بطور قطع در سطح استان ها

 
اجرا خواهد شد. 

صالحی نیا اضافه کرد:  استان اصفهان در بسیاري از رشته صنعتی فعالیت خوبی دارد و در بسیاري از رشته ها سرآمد است و این استان قطب

صنایع قطعه سازي، نساجی، فولاد است و صنایع پایین دست پتروشیمی، غذایی و لوازم خانگی بسیاري در این استان وجود دارد.  

وي خاطرنشان کرد: بسیاري از شاخص هایی که در بخش صنعت از آن بعنوان بخش مهمی از ایجاد ارزش افزوده و اشتغال در بخش صنعت

یاد می شوند در استان اصفهان وجود دارد .  

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به اینکه ظرفیت و قابلیت هاي صنعتی و معدنی استان اصفهان در کشور شهره خاص و عام
است بیان کرد: این منطقه  از نظر تعداد واحدهاي صنعتی، بسیار شاخص است و در بخش صنایع نوین و هایتک با توجه به مراکزي موجود و
شهرك هاي خاص در این زمینه،  سرآمد کشور و از سابقه دیرینه و ظرفیت ها و قابلیت هاي با ارزشی در بخش صنعت و معدن و تجارت،

 
برخوردار است. 

وي با بیان اینکه  وجود حدود چهار هزار طرح نیمه کاره در این استان گویاي ظرفیت هاي اقتصادي، تولیدي و منابع انسانی و نیروهاي
متخصص در اصفهان است  افزود: واحدهایی در این استان در حال اجراي طرح هستند که با توجه به شرایط موجود و یک سري از الزامات،
اهداف و برنامه هاي آمایش سرزمین باید براي راه اندازي بیشتر مورد توجه و حمایت ویژه قرار گیرند و در ستادهاي رفع موانع تولید به این



واحدها پرداخته شود.  

 
اصفهان ظرفیت و قابلیت هایی فراوانی دارد 

صالحی نیا ادامه داد: وجود این همه واحد صنعتی و شهرك هاي صنعتی در سطح استان اصفهان ظرفیت و قابلیت هایی را از شرق تا غرب و
جنوب و تا شمال استان ایجاد کرده است که هر کدام از این مناطق در اصفهان به تنهایی یک استان محسوب می شوند وقابلیت ها و ظرفیت

 
هاي با ارزشی دارند. 

وي تاکید کرد: وزارت صنعت، معدن و تجارت به عنوان بخش سیاستگذار تنها باید پشتیبانی لازم را از اجراي این طرح هاي صنعتی و

 
تولیدي بعمل آورد و برون سپاري و واگذاري کارها به صاحبان صنایع، تشکل ها و خانه صنعت و معدن، اتاق اصناف انجام شود. 

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: استان اصفهان با این همه ظرفیت و قابلیت ها شرایط لازم را  براي حرکت و جهش، به سمت

 
توسعه و بهبود شرایط دارد و همه مسوولان و متولیان بخش صنعت استان علاقمند و پاي کار و نشان دهنده اهمیت این بخش است. 

 
وي افزود: فراز و فرودهایی به دلایل متفاوت در دوره هاي مختلف وجود داشته است اما برایند کار همیشه باید به سمت شرایط بهتر باشد. 

صالحی نیا با بیان اینکه تغییر و تحول براي انجام کارها ضروري است و باید اینگونه تغییرات را به فال نیک بگیریم اضافه کرد: حضور
مسوولان استان و مدیران واحدهاي صنعتی، بخش خصوصی و واحدهاي صنفی در این مراسم گواه بر عملکرد مثبت و موفقیت در دوره
گذشته در این سازمان است و در مدت کوتاه با دیدگاه هاي سرپرست جدید این سازمان در ارتباط با توسعه بخش صنعت، هماهنگی با

 
دستگاه هاي اجرایی و واگذاري کارها به صاحبان صنایع و معادن آشنایی پیدا کردم. 

وي خاطرنشان کرد: این استان علاوه بر برخورداري از ظرفیت هاي صنعتی و معدنی، قابلیت هاي ارزشمندي در زمینه واحدهاي صنفی و

 
واحدهاي خدماتی و فنی برخوردار است و از ظرفیت فنی و اجرایی بسیار خوبی برخوردار است.   

وي بیان کرد: امروز واحدهاي تولیدي به دلایل مختلفی از تامین نقدینگی، مشکلات با بانک ها و مشکلات زیرساختی از جمله آب، برق و گاز
مواجه هستند که در ستاد رفع موانع تولید باید با سعه صدر و کمک بیشتر مشکلات این واحدها را مد نظر قرار داد و در راستاي رفع

 
مشکلات آنها کوشش کرد. 

صالحی نیا اظهار داشت: ارکان مرتبط در وزارتخانه صنعت، معدن و تجارت براي کمک به واحدهاي تولید تلاش خواهند کرد و در سازمان
گسترش به عنوان معاونتی در مجموعه این وزارتخانه از ظرفیت هاي در ارتباط با نوسازي، بازسازي و کمک به رفع مشکلات برخی از
واحدهاي مرتبط و  بویژه صنایع مرتبط با قطعه سازي، ماشین سازي را در استان اصفهان به عنوان واحدهاي خوب و سرآمد و کارآمدي

 
است، استفاده خواهیم داد.   

در پایان این مراسم امیرحسین کمیلی به عنوان سرپرست جدید سازمان صنعت، معدن و تجارت استان اصفهان معرفی و از ایرج موفق مدیر
کل سابق این سازمان قدردانی شد.



تلاش 27 تسهیل گر برکت در دیار ستارخان و باقرخان

منبع: روزنامه آرمان ملیشماره خبر:  736  |  تاریخ: 1400/11/20

حاصل تلاش 27 مجري و تسهیل گر بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام در استان آذربایجان شرقی 9 هزار شغل بوده است.

 
نسخه چاپی 

 
9 هزار شغل در آذربایجان شرقی ایجاد شده است؛ 

تلاش 27 تسهیل گر برکت در دیار ستارخان و باقرخان حاصل
تلاش 27 مجري و تسهیل گر بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام

 
در استان آذربایجان شرقی 9 هزار شغل بوده است. 

آرمان ملی آنلاین - معاون توسعه اشتغال اجتماع محور بنیاد برکت
ضمن اعلام این خبر افزود: تا به امروز 3 هزار و 48 طرح اشتغال

زایی اجتماع محور در مناطق محروم و روستایی آذربایجان شرقی به بهره برداري رسیده که ایجاد 9 هزار و 144 فرصت شغلی را به دنبال

داشته است.  
مرتضی نیازي با اشاره به فعالیت بنیاد برکت در آذربایجان شرقی از سال 1398 اظهار داشت: 14 شهرستان، 32 بخش و 223 روستا در

 
استان تحت پوشش فعالیت هاي اشتغال زایی بنیاد قرار دارند. 

به گفته معاون توسعه اشتغال اجتماع محور بنیاد برکت، 27 مجري و تسهیل گر این بنیاد در مناطق روستایی و کم برخودار استان آذربایجان

 
شرقی مشغول به خدمت رسانی و ایجاد و تکمیل فرآیند اشتغال زایی هستند. 

نیازي خاطرنشان کرد: حجم کل سرمایه گذاري براي راه اندازي 3 هزار و 48 طرح اشتغال زایی در استان آذربایجان شرقی 3 هزار و 440

میلیارد ریال است.  
وي درباره رسته هاي مشاغل ایجاد شده در آذربایجان شرقی نیز توضیح داد: رسته هاي کشاورزي، خدمات و صنعتی به ترتیب با 58، 27 و

 
15 درصد بیشترین سهم را از مشاغل ایجاد شده برکت در استان به خود اختصاص می دهند. 

 
معاون توسعه اشتغال اجتماع محور بنیاد برکت تاکید کرد: 27 درصد کارآفرینان بنیاد در استان آذربایجان شرقی را زنان تشکیل می دهند. 

نیازي با اشاره به فعالیت هاي بنیاد برکت در حوزه توانمند سازي و اشتغال آفرینی گفت: بنیاد تا پایان سال جاري فرآیند راه اندازي 80 هزار

 
طرح اجتماع محور با ظرفیت اشتغال 240 هزار نفر را به پایان می رساند. 

وي ادامه داد: بنیاد برکت براي سال 1401 نیز بهره برداري از 100 هزار طرح اشتغال زایی را در دستور کار دارد که باعث ایجاد 300 هزار

شغل خواهد شد.  
گفتنی است، بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام 3 هزار و 16 طرح در حوزه هاي توانمندسازي اقتصادي، زیربنایی، فرهنگی، سلامت و سایر
خدمات را با حجم سرمایه گذاري 6 هزار و 951 میلیارد ریال در مناطق محروم و کم برخوردار استان آذربایجان شرقی به بهره برداري

رسانده یا در دست اقدام دارد.



عدم محدودیت در واگذاري اراضی ملی به طرح هاي حافظ آب و خاك

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  737  |  تاریخ: 1400/11/20

معاون وزیر جهاد کشاورزي و رییس سازمان جنگلها مراتع و آبخیزداري گفت: محدودیتی در واگذاري اراضی ملی براي اجراي طرح
هاي اقتصادي و اشتغال زا که متضمن حفاظت از منابع آب و خاك باشند، وجود ندارد.

معاون وزیر جهاد کشاورزي و رییس سازمان جنگلها مراتع و
آبخیزداري گفت: محدودیتی در واگذاري اراضی ملی براي
اجراي طرح هاي اقتصادي و اشتغال زا که متضمن حفاظت از

 
منابع آب و خاك باشند، وجود ندارد. 

به گزارش ایران آنلاین به نقل از ایرنا، مسعود منصور شامگاه
چهارشنبه در نشست شوراي هماهنگی مدیران دستگاه هاي
زیرمجموعه جهاد کشاورزي قزوین افزود: از جمله این طرح ها
باید به زراعت چوب و جنگل کاري اقتصادي و کشت گیاهان
دارویی اشاره کرد که می تواند موجب اشتغالزایی براي جوامع

 
محلی شده و در راستاي اقتصاد مقاومتی باشد. 

وي در ادامه با اشاره به اهمیت بالاي طرح هاي آبخیزداري در صیانت از منابع آب و خاك و پیشگیري از تخریب آنها، گفت: در حال حاضر
30 میلیون هکتار از عرصه هاي ملی کشور را بیابان ها تشکیل می دهند و 31 میلیون هکتار نیز در معرض فرسایش بادي قرار دارند که

 
هفت میلیون هکتار از آنها در وضعیت بحرانی است. 

معاون وزیرجهاد کشاورزي همچنین با تاکید بر اهمیت صیانت و احیاي اراضی جنگلی، گفت: جنگل هاي زاگرس در چرخه تولید 60 درصد
از آب کشور نقش دارند و مانند سدي در برابر ریزگردها عمل می کنند و همچنین جنگل هاي هیرکانی سالانه میلیون ها متر مکعب آب را
به سفره هاي زیرزمینی انتقال می دهند و موجب تداوم فعالیت هاي کشاورزي و حفظ امنیت غذایی و تامین معیشت بخش زیادي از

جمعیت کشور می شوند.  

وي همچنین با اشاره به اهمیت حفظ و احیاي قنوات، گفت: 40 هزار و 400 رشته قنات در کشور وجود دارد که 60 درصد آنها در معرض

کم آبی، بی آبی و خشک شدن قرار دارند.  

رییس سازمان جنگلها مراتع و آبخیزداري خاطرنشان کرد: پراکنش نامناسب بارندگی ها نیز کار ما را دشوار ساخته و موجب شده تا هرساله
شاهد شستشو و تخریب بخش زیادي از خاك هاي کشور و خسارات ناشی از سیل باشیم که این مساله لزوم تقویت فعالیت هاي آبخیزداري

 
در جهت حفظ خاك و آب را به ما گوشزد می کند. 

این مسوول در ادامه با اشاره به اجراي طرح حدنگاري یا کاداستر اراضی ملی و کشاورزي، گفت: اجراي این طرح موجب رفع تداخلات شده و

آثار و برکات زیادي را براي کشور به همراه خواهد داشت.  

وي با بیان اینکه متاسفانه تنها کشوري هستیم که حدنگاري آن نهایی و تکمیل نشده است، افزود: تلاش داریم تا با اجراي برنامه هاي پیش



 
بینی شده به سرعت این طرح را تکمیل و به پایان برسانیم که یکی از ثمرات آن صدور اسناد تک برگی براي اراضی ملی و مستثنیات است. 

منصور با بیان اینکه نباید مالکیت دولتی که قابلیت خرید و فروش را دارد با انفال که مال مردم است را با هم اشتباه بگیریم، خاطرنشان کرد:
ما باید حافظ آب و حاك و منابع طبیعی باشیم چرا که داشتن آب و خاك و هواي سالم و شرایط زیستی مناسب از حقوق اساسی مردم به

شمار می رود.  

این مسوول همچنین خواستار رشد اعتبارات استانی آبخیزداري قزوین شد و گفت: نسبت اعتبارات ملی به استانی این حوزه در قزوین 60

 
برابر است که رقم مناسبی نیست و باید سهم بودجه استان نیز در این حوزه پراهمیت افزایش یابد. 

انتهاي پیام/



رونمایی از پلتفرم کارلینک در نمایشگاه ملی فولاد

منبع: ایراسینشماره خبر:  738  |  تاریخ: 1400/11/20

شرکت ایریسا در سومین نمایشگاه ملی فولاد ایران از پلتفرم کارلینک رونمایی کرد. این پلتفرم به منظور یکپارچه سازي داده هاي
کسب وکارها در صنعت فولاد براي دو گروه شرکت هاي توانمند و مشتریان طراحی و راه اندازي شده است.

شرکت ایریسا در سومین نمایشگاه ملی فولاد ایران از پلتفرم
کارلینک رونمایی کرد. این پلتفرم به منظور یکپارچه سازي
داده هاي کسب وکارها در صنعت فولاد براي دو گروه شرکت

هاي توانمند و مشتریان طراحی و راه اندازي شده است.  

به گزارش خبرنگار ایراسین کارگاه معرفی سامانه ارتقا یافته
جامع بومی سازي تحت عنوان «کارلینک» توسط شرکت

 
ایریسا در سومین نمایشگاه ملی فولاد برگزار شد. 

در این کارگاه موذنی، مدیر محصول کارلینک، اظهار کرد: این
محصول با مشارکت شرکت ایریسا، ایمیدرو و انجمن تولیدکنندگان فولاد براي رشد و توسعه زیست بوم صنعت فولاد ایران تولید شد. شبکه

 
سازي مهمترین بحث در توسعه ارتباط کسب وکار است که باعث تعامل و جمع آوري و یکسان سازي دیتا در بحث بومی سازي دارد. 

وي افزود: یکی از مزایاي شبکه سازي تسریع ارتباطات موثر در مسیر رشد و موفقیت نسبت به کسب و کارهایی است که خارج از محدوده
شبکه سازي فعالیت می کنند. کسب و کارهایی که در فعالیت، کالا و خدمتی که ارائه می دهد پویا است، اگر بتواند بحث شبکه سازي خود
را از طریق بازاریابی یا رسانه هاي اجتماعی دنبال کند عملا مسیر رشد و موفقیت خود را تضمین می کند. در همین راستا کارلینک به هم

رسانی عرضه و تقاضا از طریق شبکه سازي را دنبال می کند.  

مدیر محصول کارلینک گفت: اشتراك اطلاعات و شناسایی شرکاي بالقوه براي همکاري و سرمایه گذاري نیز از دیگر مزایاي شبکه سازي

 
است. اطلاعات شرکت ها و نیازهاي آنان و همچنین فرصت هاي سرمایه گذاري در این سامانه شناسایی می شود. 

موذنی افزود: حمایت از محصولات و خدمات ساخت داخل نیز از مزایاي کارلینک است. صندوقي در کنار این نرم افزار براي حمایت از

 
محصولات و تولیدات ساخت داخل و توسعه آن ها تشکیل شده است. 

وي ادامه داد: در بحث ارائه توانمندي ها و نیازمندي ها می توان سه بعد را در نظر گرفت. بعد اول نهاد حاکمیتی است که از داده هاي
موجود استفاده می کند. بعد دوم مصرف کنندگانی هستند که نیازهایی را که براي توسعه کسب وکار خود دارند را معرفی می کنند و بعد
سوم شرکت هایی است که به عنوان سازنده توانمند در جامعه هدف این محصول قرار می گیرند. کنار هم قرار گرفتن این سه بعد باعث می
شود که شرکت ها براي رفع نیاز خودشان وارد این پلتفرم شده و به کسب و کارهاي هدف خود مراجعه کرده و نیازهاي خود را برطرف می

 
کنند. از طرفی نهاد حاکمیتی نیز براي مدیریت و یکپارچه کردن اطلاعات خود می تواند از این داده ها استفاده کند. 

مدیر محصول کارلینک اظهار کرد: این محصول باعث ارتباط مستقیم و بی واسطه بین کسب و کارها است که با توجه به پراکندگی کسب و

 
کارها و عدم دسترسی مستقیم به این کسب و کارها می تواند این مشکل را نیز برطرف کند. 



موذنی افزود: متمرکز سازي فعالیت هاي بومی سازي در صنعت از دیگر مزایاي کارلینک است. اتفاقی که در بومی سازي در صنایع رخ می
دهد نبود تمرکز در بومی سازي در صنعت فولاد است. براي مثال اگر یک شرکت فولادي فعالیتی را در حوزه بومی سازي انجام می داد

 
شرکت دیگري که به این محصول نیاز داشت از آن مطلع نمی شد. 

وي ادامه داد: در این سامانه سعی شده که فعالیت هاي بومی سازي متمرکز شود. اولین اقدام در این راستا نیز ارائه نیازمندي ها در یک بستر

 
متمرکز است. 

مدیر محصول کارلینک گفت: اگر یک نیازمندي توسط یک شرکت فولادي ارائه شود سایر شرکت هاي فولادي نیز متوجه می شوند که
شرکت همکار در این حوزه صنعت مشغول انجام فعالیت در یک حوزه مشخص است و بنابراین به جاي انجام فعالیت هم راستا انرژي و زمان

 
خود را در مسیر موازي می برد. 

موذنی تصریح کرد: این اقدام در مقیاس کلان می تواند سرعت بومی سازي در کشور را افزایش دهد.  

وي خاطرنشان کرد: ما براي این محصول تا پایان سال 1401 چشم انداز برترین مرجع ارتباطی کسب و کار به منظور اشتغال زایی و
کارآفرینی است.



اظهارات متفاوت یکی از مدیران برکنار شده کهگیلویه و/علاقه مند به ادامه مدیریت

بودم/از برخی مدعیان انقلابی ترم و با همه توصیه هاي بزرگان کشور نیز مطابقت
دارم!

منبع: بویر نیوزشماره خبر:  739  |  تاریخ: 1400/11/20

پایگاه خبري تحلیلی بویـرنیـوز: مراسم تکریم و معارفه مدیران کل جدید و سابق اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی کهگیلویه و
بویراحمد برگزار شد.در این آیین آیت ارمغانی مدیرکل سابق اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی اظهار داشت: من در این آیین می

خواهم به گونه اي متفاوت با سایر آیین هاي تکریم مدیران ...

 
پایگاه خبري تحلیلی بویـرنیـوز: 

مراسم تکریم و معارفه مدیران کل جدید و سابق اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی کهگیلویه و بویراحمد برگزار شد.در این آیین آیت
ارمغانی مدیرکل سابق اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی اظهار داشت: من در این آیین می خواهم به گونه اي متفاوت با سایر آیین هاي

تکریم مدیران صحبت کنم.  

ارمغانی در ادامه عنوان کرد: من علاقمند به استمرار مدیریت بودم چرا که ثبات یکی از موارد مهم در مدیریت موفق است. من برنامه هاي

 
زیادي در اداره کار داشتم به ویژه در حوزه کسب و کار، اما متأسفانه فرصت اجراي این برنامه ها میسر نشد. 

وي افزود: من اعتقاد دارم تمام ویژگی هاي مدیران مدنظر در دولت جدید را دارم؛ مدرك تحصیلی ام کاملاً مرتبط است؛ 20 سال در حوزه
اشتغال سابقه کار و فعالیت داشتم. در سال 89 تا مرداد ماه امسال در سمت اشتغال و کارآفرینی بودم. ما جز 5 استان برتر بودیم. در طرح
یارانه دستمزد استان اول بودیم. مهمتر از همه پتانسیل ها و ظرفیت هاي منطقه و استان را به خوبی می دانم. عضو کارگروه سند آمایش
سرزمین استان بودم. در مرداد سال جاري که توفیق خدمتگزاري در سمت سرپرستی را داشتم، در بدو آغاز شروع به کار تیم مدیریتی دکتر
عبدالملکی به ما اعلام کردند تغییر نداشته باشید تا چینش وزارت خانه معلوم شود. این دال بر این بود که ما مدیر بودیم اما امکان تغییرات

 
مدیریتی نداشتیم. 

ارمغانی اضافه کرد: برخی از دوستان اقدام به حاشیه سازي و سوژه سازي کردند و فضاي کاري را با اختلال مواجه کردند. اما با همه این
موانع اقدامات بزرگی شکل گرفت؛ از قبیل ایجاد روحیه همکاري، احترام متقابل بین همکاران، مدیریت تنش در اداره، مدیریت هزینه هاي
اداره به طوري که نسبت به مدت مشابه در سال گذشته 60 درصد کاهش هزینه داشتیم. در بحث مشاغل خانگی نیز 20 میلیارد تا به امرزو

پرداخت شده است.  

ارمغانی ادامه داد: در تمامی شاخص هاي عملکرد نسبت به زمان سپرده شده در تمامی شاخص ها صد در صد هستیم. موانع و اختلافات را

رصد و رفع کردیم. با اقدامات ما 40 درصد در زمان رسیدگی به دعاوي مراجع حل اختلاف کاهش داشته ایم.  

وي گفت: مورد بعدي، بحث فسادستیزي است. در مدت کارکردم در فسادخیزترین حوزه کار کرده ام و سرم بالاست که تاکنون کسی

 
انگشتی به سمت من دراز نکرده است. 



مدیرکل سابق اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اظهار داشت: من با ترازو و شاخص هاي مطرح شده توسط مقام معظم رهبري و

 
رئیس جمهور، نسبت به خیلی از مدیران انقلابی ترم. 

 
وي گفت: در بعد مردم داري اصلا به مردم داري معروف هستم. 

ارمغانی در پایان گفت: من شرایط ادامه مسئولیت را داشتم و علاقمند بودم ادامه دهم اما فرصت میسر نشد. من نمی توانم از این قضیه فرار
کنم. تمکین می کنم و براي همکارانم در وزارت کار هم احترام قائل هستم.



افتتاح ده ها طرح عمرانی و خدماتی در آذربایجان شرقی

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  740  |  تاریخ: 1400/11/20

در نهمین روز از دهه مبارك فجر ده ها طرح عمرانی، خدماتی، کشاورزي و آموزشی در مناطق مختلف آذربایجان شرقی به بهره
برداري رسید.

باشگاه خبرنگاران جوان تبریز -چندین طرح خدماتی در
شهرستان ملکان افتتاح شد و این طرح ها شامل آسفالت ریزي
و بهسازي 12 روستا است که براي آن ها بیش از 16 میلیارد

 
تومان هزینه شده است. 

مدرسه 1 کلاسه خیر ساز با هزینه 250 میلیون تومان در

 
نظرکهریزي افتتاح شد. 

در هریس 8720 واحد بهسازي و مقاوم سازي شده مسکن روستایی و 58 مین واحد از واحد هاي مسکن محرومین به صورت نمادین افتتاح

 
شد. براي این طرح ها 500 میلیون ریال تسهیلات و 300 میلیون ریال کمک بلاعوض ارائه شده است. 

در بستان آباد چندین پروژه عمرانی و خدماتی با اعتباري بالغ بر 33 میلیارد و 500 میلیون تومان به بهره برداري رسید.  

کانال هدایت آب کشاورزي به طول 450 متر و هزینه 300 میلیون تومان و با ظرفیت پوشش دهی 120 هکتار از اراضی کشاورزي در بخش

 
گوگان افتتاح شد. 

 
روکش آسفالت و جدول گذاري در روستاي تیل بخش تسوج با اعتباري بالغ بر یک میلیارد و صد میلیون تومان به بهره برداري رسید. 

4 طرح عمرانی در عجب شیر با اعتبار 3 میلیارد تومان افتتاح شد.  

در اهر 2 واحد گاوداري 122 رأسی با اعتبار 33 میلیارد ریال با اشتغال زایی مستقیم 4 نفر و نخستین گلخانه تولید محصولات علوفه اي
(هیدروپونیک) در آذربایجان شرقی با ظرفیت تولید 1 تُن در روز در زمینی به مساحت 3050 مترمربع با اعتبار 1 میلیارد تومان به بهره

 
برداري رسید. همچنین چندین طرح عمرانی، آموزشی نیز در این شهرستان به بهره برداري رسید. 

در چاراویماق، باشگاه فرهنگی، ورزشی با اعتبار بالغ بر 45 میلیون تومان و طرح هاي دهیاري ها و فاقد دهیاري ها روستا هاي بخش شادیان

شهرستان چاراویماق با اعتبار بالغ بر 3 میلیارد تومان به بهره برداري رسید.  

در شهر جدید سهند، کلنگ عملیات اجرایی بیش از 7 هزار واحد نهضت ملی مسکن به زمین زده شد. همچنین با حضور استاندار آذربایجان
بهره برداري از چندین طرح عمرانی و خدماتی آغاز شد.





روزهاي طلایی براي معادن خراسان جنوبی

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  741  |  تاریخ: 1400/11/20

استاندار خراسان جنوبی از ایجاد نخستین شهرك طلا براي استفاده از ظرفیت هاي معدنی استان خبر داد.

باشگاه خبرنگاران جوان بیرجند - همزمان با نهمین روز از
دهه فجر واحد فرآوري طلاي شادان با سرمایه گذاري

400میلیارد تومانی بخش خصوصی به بهره برداري رسید.  

استحصال سالانه 300کیلوگرم طلا، نتیجه افتتاح واحد فرآوري

 
طلاي شادان خواهدبود. 

این واحد فرآوري در زمینی به مساحت هزار و 700 هکتار اجرا

 
شده، زمینه اشتغال 220 نفر را فراهم کرده است. 

 
استاندار خراسان جنوبی در این مراسم گفت: در هیچ کجاي کشور، شهرك فرآوري طلا نداریم. 

قناعت گفت: نخستین شهرك طلا براي استفاده از ظرفیت هاي موجود در استان ایجاد می شود و می تواند تحولات خوبی براي منطقه به

 
همراه داشته باشد. 

 
با همراهی مدیران و دستگاه هاي متولی به زودي شاهد آغاز عملیات اجرایی شهرك فرآوري طلا در استان خواهیم بود. 

انتهاي پیام / ط ا



قرارداد احداث بخش بخار نیروگاه سیکل ترکیبی هرمز امضا شد

منبع: صباشماره خبر:  742  |  تاریخ: 1400/11/20

با امضا و مبادله قرارداد احداث بخش بخار نیروگاه سیکل ترکیبی هرمز، این واحد بخار توسط متخصصان داخلی و با وام اروپایی
احداث خواهد شد.

به نقل از تسنیم، نیروگاه سیکل ترکیبی هرمز که پیش از این، واحد گازي آن به ظرفیت 160 مگاوات احداث شده و
در مدار بهره برداري است، با امضا و مبادله قرارداد احداث بخش بخار، واحدي 75 مگاواتی به آن اضافه شده و ضمن

تبدیل شدن سیکل ساده آن به سیکل ترکیبی، ظرفیت این نیروگاه به 225 مگاوات خواهد رسید.  

سیدمهدي متولیان، رئیس هیئت مدیره شرکت توسعه برق غدیر اکسین در این مراسم اظهار داشت: صنایعی که مصرف کننده عمده برق
هستند، ملزم به احداث نیروگاه و یا خرید برق به صورت دوجانبه شده اند که احداث بخش بخار نیروگاه سیکل ترکیبی هرمز نیز با توجه به

 
ظرفیتی که در بخش تأمین برق صنایع استان هرمزگان ایجاد می کند، در راستاي این سیاست دولت است. 

همچنین، علی ملایی، مدیرعامل نیروگاه هرمز در این مراسم گفت: بخش گاز نیروگاه هرمز، اشتغال زایی مستقیم 40 نفري داشته و با احداث
بخش بخار این نیروگاه، اشتغال زایی مستقیم آن به 80 نفر افزایش می یابد؛ همچنین دوران ساخت این واحد، اشتغال زایی 200 نفري

 
خواهد داشت. 

وي افزود: احداث بخش بخار این نیروگاه تماما با ظرفیت متخصصان ایرانی انجام خواهد شد و تکمیل آن در تأمین برق استان هرمزگان، به

 
ویژه منطقه اقتصادي بندرعباس و صنایع واقع شده در آن، نقش بسزایی دارد. 

طبق مباحث مطرح شده در این نشست، قرار است 75 میلیون یورو از سوي کشور آلمان براي احداث واحد بخار نیروگاه سیکل ترکیبی هرمز
تأمین مالی صورت گیرد.



افتتاح 7 طرح حمایتی بهزیستی در زرند

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  743  |  تاریخ: 1400/11/20

در نهمین روز از دهه فجر در زرند، 7 طرح حمایتی بهزیستی با اعتبار 18 میلیارد ریال افتتاح شدند.

باشگاه خبرنگاران جوان کرمان - علی صادق زاده، فرماندار
شهرستان زرند گفت: در نهمین روز از دهه فجر خانه حمایتی
سالمندان در شهر زرند با سرمایه گذاري 3 میلیارد ریال ویژه
بانوان بالاي 60 سال داراي معلولیت خفیف یا متوسط براي

استفاده از خدمات شبانه روزي اقامتی، افتتاح شد.  

به گفته او در این مرکز که علاوه بر نگهداري، خدمات

 
توانبخشی، پزشکی، تفریحی، هنري و ورزشی ارائه می شود، زمینه اشتغال 6 نفر فراهم شده است. 

صادق زاده می گوید: همچنین آیین افتتاح واگذاري 6 واحد مسکونی شهري و روستایی مددجویان بهزیستی و خانوار هاي داراي حداقل 2
عضو معلول شهري شهرستان ضمن انعقاد تفاهم نامه اجرا و احداث مسکن به همت قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا، واگذاري زمین از سوي
بنیاد مسکن انقلاب اسلامی زرند و تامین هزینه و اعطاي تسهیلات بلاعوض طرح به عهده سازمان بهزیستی با اعتبار 15 میلیارد ریال انجام

 
شد. 

علیرضا وحید زاده، سرپرست بهزیستی استان کرمان نیز در این مراسم بر لزوم راه اندازي چنین خانه هاي حمایتی براي رفع نیاز هاي هر

 
جامعه خصوصا خانواده هاي کمتر برخوردار و محروم تاکید کرد. 

در آیین افتتاحیه طرح هاي یاد شده مسئولان شهرستان زرند و خانواده هاي شهدا و ایثارگران نیز حضور داشتند.



بهره برداري از 44 واحد مسکونی در مهریز

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  744  |  تاریخ: 1400/11/20

به مناسبت دهه مبارك فجر 44 واحد مسکونی در چارچوب طرح اقدام ملی مسکن در مهریز به بهره برداري رسید.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز یزد، مدیرکل راه و شهرسازي استان یزد گفت: این واحد هاي مسکونی ویلایی بوده و هر کدام

160 متر زیربنا دارد.  

رضا یادگاري افزود: براي ساخت هر واحد مسکونی که با حمایت
هاي ویژه ساخته شده است، 600 میلیون تومان هزینه شده که 300

 
میلیون تومان آن تسهیلات بانکی است. 

همچنین امروز واحد تولید خوراك دام و واحد تولیدي لعاب کاشی و

 
سرامیک در این شهرستان افتتاح شد. 

واحد تولید خوراك دام با تولید سالانه 50 هزار تن و سرمایه گذاري
بخش خصوصی به میزان 13 میلیارد تومان ساخته شده که زمینه

 
اشتغال هفت نفر را فراهم کرده است. 

واحد تولیدي لعاب کاشی و سرامیک نیز در زمینی به مساحت 12 هزار متر مربع با سرمایه گذاري بخش خصوصی به میزان 35 میلیارد

 
تومان و اشتغال زایی 25 نفر آغاز بکار کرد. 

ساختمان اداره مالیات شهرستان مهریز نیز به بهره برداري رسید. این ساختمان بیش از هزار متر مربع وسعت دارد و 17 میلیارد تومان هزینه
در برداشته است.



افتتاح 62 طرح عمرانی، کشاورزي و خدماتی در استان کرمانشاه

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  745  |  تاریخ: 1400/11/20

در نهمین روز از دهه فجر انقلاب اسلامی 62 طرح عمرانی، کشاورزي و خدماتی در استان کرمانشاه به بهره برداري رسید.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز کرمانشاه، گیلانغرب امروز با 45 طرح بیشترین طرح هاي به بهره برداري رسیده را داشت. این
طرح ها شامل اسفالت راه روستایی به طول 8 کیلومتر، اقامتگاه بوم
گردي منطقه ي چیکان، مدرسه ي ده کلاسه ي شهر سرمست،
گازرسانی به 200 خانوار در 26 روستاي دهستان دیره و طرح هادي

در 15 روستا بود.  

در سنقروکلیایی هم 11 طرح هادي، آسفالت مسیر روستایی، خانه

 
ي عالم و سالن ورزشی به مساحت 500 متر مربع افتتاح شد. 

امروز در ثلاث باباجانی نیز مدرسه ي 9 کلاسه ي عصمت به همت

 
خیران مدرسه ساز با 850 متر مربع مساحت و دو سالن ورزشی درون مدرسه اي هر یک با 100 متر مربع مساحت به بهره برداري رسید. 

 
در شهرستان صحنه هم روبان افتتاحیه ي کارگاه تولید کیف و مصنوعات چرمی با 4 نفر اشتغال مستقیم قیچی خورد. 

در کنگاور نیز طرح اصلاح و بهینه سازي شبکه ي فشار ضعیف پست هوایی برق با حجم فیزیکی 10 کیلومتر افتتاح شد.  

امروز در شهرستان دالاهو نیز کارگاه غیر متمرکز فرش دستبافت با اشتغال 20 بانوي بافنده و ظرفیت تولید 90 مترمربع تابلو فرش در سال

 
به بهره برداري رسید. 

 
براي اجراي این طرح ها در مجموع بیش از 494 میلیارد ریال هزینه شده است. 

همچنین امروز کلنگ ساخت 80 واحد مسکن ملی در گیلانغرب و نیروگاه یک مگاواتی خورشیدي روستاي سمنگان صحنه با اشتغالزایی 50

 
نفر و 490 میلیارد ریال اعتبار اولیه به زمین زده شد. 

  {sepehr_media_7618354_400_300$}
دریافت فیلم



اختصاص 100 میلیارد تومان تسهیلات براي بانوان کارآفرین گلستان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  746  |  تاریخ: 1400/11/20

استاندار گلستان از اختصاص 100 میلیارد تومان تسهیلات ارزان قیمت به بانوان کارآفرین استان خبر داد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیماي مرکز گلستان علی محمد زنگانه عصر امروز در نشستی با بانوان کارآفرین و فعال اقتصادي استان در

 
استانداري ابراز امیدواري کرد این تسهیلات تا پایان سال به بانوان کارآفرین متقاضی پرداخت شود. 

او با اشاره به ظرفیت هاي کم نظیر استان در تولید اشتغال و سرمایه گذاري بویژه در روستا ها گفت: گلستان با توجه به ظرفیت هاي فراوان؛

 
استانی کم نظیر است که می تواند با استفاده از موقعیت هاي موجود در کشور سرآمد باشد. 

او افزود: تجاربی همچون روستا هاي مولد و اشتغالزا در محروم ترین نقاط همچون عطاآباد، وامنان، محمدآباد و چناران اثبات کننده ظرفیت

 
هاي بی نظیر گلستان است. 

استاندار گلستان ادامه داد: امروز نقش زنان در ایجاد کسب و کار هاي جدید مورد توجه قرار گرفته و سهم وسیعی از زنان از همین طریق

 
وارد بازار کار شده اند. 

او تاکید کرد: مدیران ادارات موظفند براساس منویات رهبر معظم انقلاب و شعار سال مبنی بر رفع موانع تولید به منظور ایجاد انگیزه و

 
اشتغال در حوزه زنان فعالیت بیشتري داشته باشند. 

فراهم آوردن زمینه لازم براي آموزش هاي تخصصی ویژه مشاغل نو، راه اندازي فروشگاه هاي دائمی محصولات تولیدي بویژه در بخش صنایع
دستی، اجراي طرح و برنامه هاي نشان تجاري سازي کالا با هدف افزایش ارزش کالا و سرمایه، ایجاد شهرك صنعتی ویژه صنایع دستی،
حمایت تسهیلاتی براي توسعه و پایداري مشاغل، حمایت همه جانبه از کارآفرینان در حوزه هاي اجتماعی و فرهنگی با هدف کاهش آسیب

هاي اجتماعی مهمترین خواسته هاي بانوان کارآفرین از استاندار بود.  

{sepehr_media_7618519_400_300$}



بهره برداري از چندین طرح عمرانی و خدماتی در مناطق مختلف استان همدان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  747  |  تاریخ: 1400/11/20

در نهمین روز از دهه مبارك فجر چندین طرح عمرانی و خدماتی در شهرستان هاي استان همدان به بهره برداري رسید.

 
- به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز همدان، این طرح ها شامل: 

 
در شهرستان ملایر: 

آغازعملیات اجرایی طرح هاي آبرسانی شامل آبرسانی به 37 روستاي
سد کلان، اصلاح شبکه و انشعاب آب شرب روستاي جوراب،
روستاي کهکدان شهر ازندریان و 8 روستاي دیگر، خط انتقال آب
شرب روستاي حاجی آباد، احداث مخزن آب روستاي علمدار علیا،
حفر و تجهیز چاه آب شرب روستاي حرم آباد و روستاي مهدي آباد
با اعتبار 170 میلیارد 645 میلیون تومان، اصلاح شبکه و انشعاب
آب شرب روستاي آورزمان، اصلاح شبکه و انشعابات آب شرب و
تجهیز و فنس کشی چاه روستاي نمازگاه با اعتباریک میلیارد و 764
میلیون تومان، بهره برداري 11 طرح روکش آسفالت ملایر توره،
ملایر قوزان، ملایر همدان، شوشاب آورزمان منگاوي و ازندریان،
تعریض آب رو دهانه 5 متري بیغش، سامانه ثبت تخلف سرعت،

تکمیل نصب تابلو و علائم ایمنی در نقاط حادثه خیز، باسکول محور کش پاسگاه جوکار سامانه توزین در حال حرکت در مجموع با اعتبار 24
میلیارد تومان، تجهیز سالن ورزشی چند منظوره جهان پهلوان تختی شهر زنگنه با یک میلیارد تومان اعتبار، آغاز عملیات احداث زمین چمن
مینی فوتبال شهر زنگنه در 1200 متر مربع مساحت و با اعتبار یک میلیارد تومان، بهره برداري پد بالگرد شهر زنگنه با اعتبار یکصد میلیون
تومان، افتتاح و آغازعملیات اجرایی چندین طرح شهرداري شهر زنگنه با اعتباري افزون بر 3 میلیاردتومان، افتتاح کارخانه تصفیه وبسته

 
بندي کشمش با ظرفیت هزار تن درسال با اشتغالزایی 15 نفر و با اعتبار 10 میلیارد تومان سرمایه گذاري بخش خصوصی 

در شهرستان کبودراهنگ:  
گاز رسانی به دو روستاي ساري بلاغ و دولت اباد با اعتباري افزون بر
1 میلیارد تومان و لوله گذاري و تجهیزات 4 کیلومتر شبکه گذاري و

12 انشعاب و یک ایستگاه هزار متر مکعبی  

جشن برقدار شدن همه روستا هاي شهرستان کبودرآهنگ با برق
رسانی به اخرین روستاي شهرستان دولت آباد با نصب ترانس برق
50 کیلو وات با اجراي 2900 متر شبکه فشار متوسط و 400 متر
شبکه فشار ضعیف با اعتباري افزون بر 760 میلیون تومان و همزمان
بهره برداري از 14 طرح حوزه برق رسانی در روستا هاي شهرستان

 
کبودراهنگ با اعتباري افزون بر 6 میلیارد 500 میلیون تومان 

بهره برداري 2 واحد گلخانه سبزي و صیفی در روستاي کوریجان شهرستان کبودراهنگ در مجموع حدود 10 هزار متر مربع مساحت و با
اعتباري افزون بر 4 میلیارد و 500 میلیون تومان با اشتغالزایی 12 نفر 



 
در شهرستان اسدآباد : 

آغاز عملیات اجرایی بیمارستان امیرالمومنین موقوفه مرحوم بکایی
در چهار طبقه و 12800 مترمکعب زیر بنا با اعتبار 160 میلیارد
تومان افتتاح درمانگاه بسیجیان در سه طبقه و 360 متر مربع زیربنا

و اعتباري افزون بر 700 میلیون تومان در زمینی موقوفه  
 

افتتاح یک واحد دامداري 1000 راسی صنعتی با اشتغال 5 نفر و 2
میلیارد تومان اعتبار، افتتاح دو مدرسه خیر ساز در روستا هاي

چاروق و سمیران  
 

 
در شهرستان تویسرکان: 

 
بهره برداري واحد دانش بنیان تولید مکمل هاي پري بیوتیک با 25
میلیارد تومان سرمایه گذاري و 20 نفر اشتغال مستقیم با ظرفیت

1200 تن در سال  

بهره برداري گاوداري هزار راسی با سرمایه گذاري 60 میلیارد تومانی

 
بخش خصوصی در 3 هکتار وسعت در روستاي فتح آباد 

بهره برداري ایستگاه اقلیم شناسی تمام خودکار اشتران با نهصد
میلیون تومان اعتبار با قابلیت ارائه داده هاي لحظه اي دما -

رطوبت- بارش- سمت و سرعت باد  

تکمیل طرح گازرسانی به واحد 2 گلخانه و 2 واحد دامداري با نصب

یک ایستگاه و اجراي 2500 متر شبکه با اعتباري افزون بر ششصد میلیون تومان اعتبار شرکت ملی گاز  

 
راه اندازي تعاونی تولید کشت و صنعت خرمرود در روستاي حاجی آباد با 160 میلیون تومان هزینه 

در شهرستان فامنین:  
بهره برداري طرح تعریض و توسعه پل ورودي روستاي زرق با اعتبار

 
1650 میلیون ریال 

تکمیل جدول گذاري روستاي قزل حضار با اعتبار 1850 میلیون

 
ریال 

تکمیل طرح سنگ فرش روستاي گردشگري قلعه جوق در 400

 
مترمربع مساحت با اعتبار 1450 میلیون ریال 

مرمت و لایروبی قنات روستاي اکله با اعتبار 1350 میلیون ریال  



جدول گذاري معابر روستاي امین آباد با اعتبار 1100 میلیون ریال



دیجی کالا و اسنپ استارتاپ بنویسیم واسطه گر بخوانیم

دیجی کالا و اسنپ / استارتاپ بنویسیم واسطه گر بخوانیم

منبع: رصد روزشماره خبر:  748  |  تاریخ: 1400/11/20

به گزارش رصد روز، در دنیایی که استارتاپ ها با سرعت زیادي به سمت ایده هاي دانش بنیان و فناورانه می روند مسیر استارتاپی ایران به
کدام سمت رهسپار است؟ آیا موفقیت ایده هاي واسطه گرایانه اي مثل اسنپ و دیجی کالا مسیر استارتاپی ایران را دستخوش تغییر کرده

 
است؟ 

اولین نامی که با شنیدن استارتاپ موفق به ذهن شما می رسد احتمالا اسنپ، دیجی کالا و اسامی از این دست است. شرکت هایی که مبتنی
بر دانش خاصی نیستند و بر اساس آنچه در گذشته به آن واسطه گري می گفتیم شکل گرفته اند. در دنیایی که امروزه استارتاپ ها با سرعت

 
زیادي به سمت ایده هاي دانش بنیان و فناورانه می روند مسیر استارتاپی ایران به کدام سمت رهسپار است؟ 

حامد آرون، کارآفرین و فعال حوزه استارتاپ در این خصوص گفت: ارزش بزرگترین استارتاپ هاي ایرانی مبتنی بر دانش نیست، بر واسطه

 
گري است. در واقع شرکت هایی با ماهیت دلالی کاذب گذشته و در غالب شرکت هاي دانش بنیان کاذب با نام استارتاپ فعالیت می کنند. 

وي ادامه داد: البته این طبیعی است که دیجی کالا ایده آمازون موفق در دنیا را در ایران پیاده کند یا اسنپ و تپسی به سراغ ایده موفق اوبر
بروند اما این باید یک مسیر باشد نه هدف. با توجه به اینکه اولین استارتاپ هاي موفق در ایران استارتاپ هاي واسطه محوري مثل اسنپ و
دیجی کالا بودند تصور عامه مردم این است که باید به این سمت رفت. این در حالی است که در حال حاضر دنیا به سمت استارتاپ هایی با

 
دانش فنی بالا و نوآوري هاي پیشرفته و گجت محور می رود. حرکت باید به سمت استارتاپ هاي تخصصی با ارزش علمی باشد. 

آرون ادامه داد: تصور غلط از استارتاپ در حال حاضر به سایت و اپلیکیشن محدود می شود. استارتاپ یک سایت، اپلیکیشن یا حتی بیزینس
نیست بلکه مسیر یک بیزینس است. استارتاپ یک روند است و کسب وکار استارتاپی از نقطه اي به بعد به کمپانی تبدیل می شود. اگر
استارتاپ در ایران مسیر درست را پیدا کند رشد خواهیم کرد در غیر این صورت با حجم انبوهی از سایت و اپلیکیشن مواجهیم که قطعا

 
همگی موفق نخواهند بود. 

عدم وجود نمایندگی مکث موتور در بسیاري از شهرها  

پدیده مهاجرت نوجوانان موسس اولین هنرستان استارتاپی در ایران در خصوص مشکلات تیم سازي در استارتاپ ها گفت: مشکل تیم سازي
از جذب سرمایه بیشتر است. در حال حاضر ما دچار خشکسالی منابع انسانی هستیم. اکثر برنامه نویس هاي موفق کشور مهاجرت می کنند.
ما تلاش می کنیم انگیزه ماندن را در دانش آموزان به وجود بیاوریم اما بسیار مشکل است. بسیاري از دانش آموزان پیش از گرفتن دیپلم به

 
فکر مهاجرت می افتند و می روند. 

آرون تصریح کرد: شرکت هاي بسیار بزرگی در حال حاضر به ما مراجعه و اذعان می کنند حتی با حقوق بسیار زیاد هم نمی توانند نیروهاي
کار خود را نگه دارند و به فکر سرمایه گذاري روي نیروي نوجوان افتاده اند. دیگر تخصص مهم نیست، باور ماندن بااهمیت تر است. افراد
دیگر حتی به اندازه کسب تخصص و تجربه هم حاضر نیستند در کشور بمانند و این موضوع مشکل نیروي انسانی را بسیار حادتر از گذشته

کرده است.  



این کارآفرین گفت: در حوزه استارتاپ با یک ایده جهان سومی روبروییم و همه فکر می کنند باید استارتاپ خود را داشته باشند. این در
حالی است که بیشتر از ایده پرداز ما به کارمندان استارتاپی نیاز داریم. اما افراد بدون تجربه کارمندي می خواهند کارآفرینی کنند. اساتید
موفقیت فروش ذهنیت افراد را نسبت به حوزه کارآفرینی به هم ریخته اند. حتی در دنیا هم همه کارآفرینی نمی کنند بلکه کارآفرینی بیش
از هر چیزي به روحیه خاصی نیاز دارد که طبیعتا در همه نیست. تصوري که در حال حاضر از استارتاپ وجود دارد یک کار شیک و تمیز و

 
پشت میزنشینی با درآمد بالاست در حالی که کار در استارتاپ یک فعالیت شبانه روزي است. 

بحران رضایتمندي در دیجی کالا / در بزرگترین فروشگاه آنلاین کشور چه خبر است؟  

اسنپ در رکود؟ / کاهش سرمایه 292 میلیاردي اسنپ / سرمایه اسنپ به 100 هزار تومان رسید



با کدخدابساز، ده را بتاز! فرش قرمزي را که مدیران محلی براي تغییر کاربري  براي بیگانگان پهن
می کنند

منبع: رشت امروزشماره خبر:  749  |  تاریخ: 1400/11/20

آمنه ناطق خشنود &– همیشه از قدیم گفتند با کدخدا بساز ده را بتاز، کد خدا را ببین ده را بچاپ؛ این مثل قدیمی بخوبی بیان
کننده گوشه اي از قدرت کدخدایان قدیم در روستا هاي ایران است. قدرت و اختیارات فراقانونی که در گذشته براي کدخدا یا

صاحب اختیار روستا قایل بودند و اینکه هر فرد (...)

 
 

با کدخدابساز، ده را بتاز! فرش قرمزي را که مدیران محلی براي
تغییر کاربري  براي بیگانگان پهن می کنند

آمنه ناطق خشنود &– همیشه از قدیم گفتند با کدخدا بساز ده را بتاز، کد خدا را ببین ده را بچاپ؛ این مثل قدیمی بخوبی بیان کننده
گوشه اي از قدرت کدخدایان قدیم در روستا هاي ایران است. قدرت و اختیارات فراقانونی که در گذشته براي کدخدا یا صاحب اختیار روستا
قایل بودند و اینکه هر فرد غریبه براي ورود به روستا ابتدا باید سیبیل کدخدا را چرب و در پی جلب نظر موافق او باشد. حالا دهیاران همان
کدخدا هاي گذشته در روستا هاي امروز هستند، اما با اختیارات قانونی بیشتر. از اواسط دهه 80 و همزمان با با اجرایی شدن قانون شورا ها

 
در کشور، به حکم قانون دیگر دهیاران صاحب اختیار روستاهایشان شناخته می شوند 

آنچه که موجب شد تا نگرانی از فعالیت دهیاران نه به عنوان نماینده عالی دولت در دهستان ، بلکه چراغ سبزي که برخی آنان به غیر بومی
ها به واسطه انجام تغییر کاربري نشان می دادند و یا بعضا آنچنان براي خود مصونیت ایجاد می کردند  که به زمین هاي شالیزاز دستبرد زده
و تغییر کاري آن خودشان دنبال کنند و در بنگاه هاي املاکی را که با نام خود مجوز آن را داشتند بدون اینکه شخص ثالثی را وارد معاملات
خود کنند به طور مستقیم با تغییر کاربري و خرید و فروش  زمین هاي کشاورزي به افراد بومی و طور مشخص به افراد غیر بومی با هدف به

دست آوردن ثروت هاي باد آورده سرمایه هاي آیندگان را به غارت بردند.  
.در عین حال طی سال هاي اخیر با افزایش تغییر کاربري هاي غیرقانونی در اراضی روستایی و کشاورزي و تشدید ساخت و ساز هاي
غیرمجاز در روستاها، نگرانی هاي زیادي از افزایش تغییر کاربري اراضی کشاورزي، فروش زمین به غیربومی ها و آسیب هاي اجتماعی و

اقتصادي در آینده براي مردم و مسولان استان ایجاد شده است.  
اما آنچه امید جدیدي را در استان در دل زمین هاي کشاورزي به رویش در آورد ، ورود دلسوزانه و قاطع دستگاه قضایی براي قطع متجاوزین
به قانون بوده است ، در یک سال اخیر حجت الاسلام خلیلی ریاست دادگستري گیلان و عوامل دستگاه قضا از جمله آقاي فلاح میري
دادستان مرکز استان و معاونت پیشگیري از وقوع جرم آقاي آقایی  با دقت نظر فراوان به تخلفات تغییر کاربري ها و ساخت و سازهاي خلاف
در روستاها ورود کردند که این اقدام دستگاه قضایی استان با رضایمتمندي مردم روبرو شد و آنانی که اهداف زمین  خوارانه تغییر کاربري را
در گیلان دنبال می کردند ، مستاصل از اهداف منفعت طلبانه خود چند صباحی خود را از دید قانون پنهان کردند و برخی از دهیاران هم
حاضر شدند براي پیدا کردن یک موش سوراخ که به چنگال قانون نیافتند هزینه گزافی پرداخت کنند ، غافل از اینکه دستگاه قضا براي
بریدن دست متجاوزین با کسی مماشات ندارد. اما چرا در این میان ،نقش اثر گذار دهیاران در بروز این تخلفات مشهود است ؟ آیا درسایه
نبود نظارت و ضعف قوانین است؟ دهیارانی که طبق قانون می بایست پاسخگوي هرگونه ساخت و سازغیرمجاز در روستاي خود باشند ، چرا
امروز یک پاي تغییر کاربري ها هستند ؟ چرا برخی دهیاران صبح له قانون و عصر علیه قانون هستند ؟ چرا دهیاران صبح ها در دهیاري ها
پاسخگوي مردم براي ساخت و سازهاي مجازه و عصرها در بنگاه هاي املام خود به مشتریان مشاوره قنون شکنی می دهند ؟ اینها چراهایی
است که شاید ضعف قانون و شاید ضعف در نظارت ها به آنان اجازه می دهد که براي رسیدن به ثروت هاي یک شبه ساخت و سازهاي غیر
مجاز را در عمق زمین هاي شالیزار کشاورزان شمالی مجاز کنند!.  حال اینکه طبق قانون شوراها، مرجع صدور پروانه ساخت در
روستاها، دهیاران معرفی شده اند، براساس اصلاحیه ماده 36 قانون شوراها، دهیاران موظف اند براي صدور پروانه ساختمان، ابتدا نظرات فنی
و کارشناسی بنیاد مسکن را اخذ کرده، سپس پروانه ساختمانی صادر کنند. اما به گفته مسوولان در سال هاي اخیر موارد زیادي صدور پروانه
ساخت و خرید و فروش اراضی کشاورزي با همکاري برخی از دهیاران متخلف در گیلان رخ داده است. آنچه که بستر بروز این تخلفات را



براي دهیاران در روستا ها فراهم کرده دسترسی آنان به نقشه ها و اسناد توسعه اي روستا از جمله طرح هادي عنوان شده است. موضوعی که
به طور مداوم در ماه هاي گذشته مورد تایید و اشاره مسوولان استان قرار گرفته و ماهیت جدیدي براي دهیاران در قالب بنگاه داري و خرید
و فروش اراضی روستایی به وجود آورده است. ادعایی که از سوي دیگر مسوولان استان نیز مورد تایید قرار گرفته و منکر آن نیستند. در
گفتگو با مسوولان دستگاه هاي ذیربط استان صحت این ادعا را بیشتر بررسی کردیم.  در آماري به نقل از روزنامه فرهیختگان طی یک
دوره 23 ساله از دهه 70 تا سال هاي اخیر در گیلان و بر اساس نقشه هایی که از سوي امور اراضی جهادکشاورزي تهیه شده، همزمان با
افزایش 7 برابري سهم کاربري مسکونی در گیلان، 12 درصد از اراضی جنگلی غرب گیلان، 6 درصد اراضی کشاورزي شرق استان و 3 درصد
از مراتع شرق گیلان نابود شده اند. در واقع این اراضی دچار تغییر کاربري شدند. بر اساس آمار دیگري، از ابتداي دهه 90 بیش از 6 هزار و
340 بنگاه جدید در گیلان تاسیس شده است. دهیاران نقش فعالی درتاسیس بنگاه ها ایفا کرده اند.    به دلیل افزایش ارزش
افزوده زمین، مالکین اقدام به تفکیک و خرید و فروش اراضی و ساخت وساز در داخل و خارج از طرح هادي می کنند، در حالیکه قانونگذار
محدوده هاي طرح هادي و اراضی روستایی را مشخص کرده و دهیار فقط موظف به استعلام کاربري زمین از بنیاد مسکن و جلوگیري از
ساخت وساز غیرمجاز در داخل طرح هادي است.  «هادي شریفی» کارشناس مسوول طرح هادي در بنیاد مسکن گیلان با بیان این
مطلب به می گوید: بیشتر ساخت و ساز ها و تغییر کاربري ها خارج از طرح هادي اتفاق می افتد و این سوال که چرا دهیار در برخورد با
تخلفات ساخت وساز خارج از طرح هادي اقدامی نمی کنند به این دلیل است که قانون به صراحت بیان کرده دهیار فقط در داخل طرح هاي
عهده دار نظارت و صدور پروانه ساخت است و خارج از آن در محدوده نظارت امور اراضی جهاد کشاورزي قرار دارد.  وي با اشاره به آمار
ساخت و ساز غیرمجاز شناسایی شده در داخل و خارج از طرح هادي می افراید: از سال 97 تا 99، 3هزار مورد در داخل طرح هادي و 663
مورد در خارج ازطرح هادي ساخت وساز غیر مجاز شناسایی کردیم.  کارشناس مسوول طرح هادي استان با اشاره به خلا هاي قانونی در
قانون شورا ها اضافه می کند: مشکلی که الان با آن مواجه هستیم؛ ورود دهیاران وشورا ها به بنگاه داري است. بطوریکه حال حاضر برخی
دهیاران و شورا هاي روستایی، خود به بازو هاي مشاورین املاك بدل شده اند و گا ها حتی خود به بنگاه داري اشتغال دارند. دسترسی به
نقشه ها و آشنایی با چم وخم کار و وعده هاي دریافت استعلام از بنیاد، دهیاران را به فروشنده یا دلال زمین تبدیل کرده است.  در
حال حاضر با هجوم خریداران غیر بومی به اراضی خارج ازطرح هادي مواجه هستیم این در حالیست که در طرح هاي هادي روستایی،
مناطقی براي توسعه و ساخت و ساز مسکونی درروستا ها پیش بینی شده است و یک دهیار آموزش دیده می تواند این مناطق را به منقاضی
معرفی کند، اما متاسفانه می بینیم هجوم خریداران به اراضی کشاورزي بیشتر و خارج از طرح بیشتر شده است.  وي در پاسخ به این
سوال که آیا ابزاري براي جلوگیري از بروز این قبیل تخلفات وجود دارد، می گوید: طبق قانون دهیار، مدیر روستا و مرجع صدور پروانه
ساخت و نظارت واجرا است، اما وقتی خود دهیار در این بخش متخلف بوده لازم است بخشداري و دفتر روستایی استان ورود کنند. ما هر
ماهه گزارشات تخلف ساخت وساز را به این مراجع بالاتر ارایه می کنیم و حتی آموزش هاي زیادي در بخش نظارت برعملکرد دهیاران
داشتیم. اما در اینجا خلا در بخش نظارت برعملکرد دهیاران است. بیش از دو هزار روستاي بالاي 20 خانوار در استان داریم و فرمانداري ها و
بخشداري ها باید در انتخاب و نظارت بر دهیاران قوي ترعمل کنند.  .    «حسن گیلانپور» مدیر امور اراضی جهاد کشاورزي
گیلان، اما معتقد است غیر بومی با حضور در روستا با اولین کسی که مواجه می شوند و راهنمایی نادرست از زمین هاي مختلف دریافت می
کند دهیار است. متاسفانه برخی از دهیاران براي دریافت حق الزحمه اي از فروش اراضی خارج از طرح مبادرت به معرفی اراضی کشاورزي
می کنند.  گیلانپور با اشاره به آمار هاي سازمان بازرسی استان، میزان تغییر کاربري هاي خارج از طرح هادي و در اراضی کشاورزي را
5 درصد اعلام و اظهارمی کند: امور اراضی جهاد کشاورزي قوانین سفت وسختی براي تغییر کاربري دارد و براساس قانون از حکم تخریب
ملک و سازه غیر قانونی برخوردار است، در حالیکه بیشترین درخواست ها براي تغییر کاربري براي طرح هاي هادي روستایی بوده است. 
  وي تاکید می کند: نیازبه تصویب قوانین سخت گیرانه براي نظارت بر عملکرد دهیاران داریم. اکنون دهیاران قانونمند نیستند و به
بنگاه داري روي آورده اند. متاسفانه در 99 درصد خرید و فروش اراضی دهیاران نقش پررنگی دارند.  گیلانپور با ارایه آماري از برخورد با
تغییرکاربري هاي غیر مجاز می گوید: از تاریخ 31 اردیبهشت تا 31 مرداد 1400، 954 مورد در سطح استان اخطار توقف عملیات ساخت
صادر کردیم. بعد از بررسی ها، تعداد 525 مورد تغییر کاربري حتمی بود که ازادامه کار آن ها جلوگیري شد. براي 215 مورد طبق تبصره
ماده 10 برخورد وطرح دعوا کردیم که از این تعداد 62 مورد حکم برعلیه متخلف صادر شد. در 4 ماهه امسال موفق به تخریب 38 مورد
تغییر کاربري در اراضی شدیم    به نظر می رسد مسوولان در دستگاه هاي مختلف ادعا هاي متفاوتی در خصوص عملکرد دهیاران
و نقش آن ها در تغییر کاربري ها دارند. چنانچه بخشدار مرکزي رشت معتقد است: بنیاد مسکن براي اینکه وظایف را از دوش خود بردارد
تقصیررا به گردن آخرین زنجیره در صدور پروانه ساخت یعنی دهیاران می اندازد. اینکه همه تقصیر ها را به گردن دهیار بیندازیم درست



نیست.  «مانی زرشکی» بخشدار مرکزي رشت تاکید می کند: منکر این نیستیم که دهیاران و شورا هاي روستایی به بنگاه داري در
روستا ها روي آورده اند، ولی اولین مساله اي که مطرح می شود اینست که قانونی براي جلوگیري ازاین کار وجود ندارد. وقتی قانونی وجود
ندارد چگونه می توان دهیار را از این کارمنع کرد؟  بخشدار رشت با رد دسترسی دهیاران به نقشه ها و اسناد توسعه روستا ها اظهار می
کند: دهیاران به هیچ عنوان به نقشه ها دسترسی ندارند در غیر اینصورت به دنبال استعلام کاربري زمین از بنیاد مسکن نبودند. این ادعاي
اشتباهی است که بگوییم نقشه هاي طرح هادي روستا ها در اختیار همه قرار دارد. چون بار ها در بخشداري از بنیاد مسکن درخواست کردیم
نقشه هاي طرح هادي را در اختیار ما قرار بدهد.  وي همچنین به گشت هاي بازرسین بخشداري در روستا هاي شهرستان رشت اشاره
می کند و می افزاید: دراین طرح کلیه دستورالعمل هاي لازم براي برخورد و جلوگیري از ساخت وساز غیر مجاز به دهیاران شهرستان ابلاغ
شده است. در طرح روستاگردي با همکاري بنیاد مسکن، تیم بازرسی متشکل از کارشناسان فنی فرمانداري و بخشداري با حضور محرمانه در
روستاها، کلیه ساخت وساز ها را رصد می کنند و اگر ساخت و سازي خارج از طرح هادي مشاهده شود بلافاصله به امور ارضی جهاد
کشاورزي گزارش می شود.  زرشکی با تاکید به این نکته که با فشار بروي دهیاران و مقصر جلوه دادن آن ها مسوولیت خودمان را زیر
سوال می بریم. چراکه بنیاد مسکن بدون دریافت وجه از متاقضی تغییر کاربري به هیچ عنوان استعلام زمین مورد نظررا ارایه نمی کند.
متاسفانه سازمان امور اراضی و بنیاد مسکن براي اینکه اشتباهات و کم کاري هاي خود را بپوشاند و شانه از بار مسوولیت خود خالی کنند
دهیار را مقصر اصلی خرید و فرش اراضی در روستا ها بیان معرفی می کنند.  در عین حال یک دهیار شرق گیلانی نیز که نخواست
نامش ذکر شود به مرور می گوید: هر کسی پول بیشتري داشته باشد و موفق به دریافت استعلام کاربري زمین شود می تواند در روستاي ما
زمین خریداري و خانه بسازد.  او می گوید: براي دهیار بومی وغیر بومی بودن خریدار مهم نیست. دهیار به مجوز ارایه شده از سوي
دستگاه هاي مرتبط توجه می کند و متاسفانه هرچقدر که بومی ها قادر به دریافت مجوز براي ساخت خانه در اراضی خود نیستند، اما

 
غیربومی ها به راحتی استعلام و مجوز خود را براي زمین هاي خریداري شده دریافت می کنند. 

اما دکتر احمد آقایی معاون اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم دادگستري گیلان با بیان اینکه هیچ تغییر کاربري در گیلان خلاف قانون

انجام نمی گیرد گفت: بسیاري از این تغییر کاربري ها توسط مدیران محلی انجام می شود که فرش قرمز براي بیگانگان پهن می کنند.  
احمد آقایی درباره اقدامات دستگاه قضایی گیلان در حوزه آزادسازي سواحل اظهار داشت: در مجموع مساحت نوار ساحلی دریاي خزر 69

 
هزار هکتار است که شامل اراضی ملی ساحلی اعم از مستحدثات و حریم 60 متر دریا است. 

معاون اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم دادگستري گیلان با بیان اینکه 3 هزار و 150 هکتار حریم 60 متر و 11 هزار هکتار مستحدثات و
حریم 20 متر است افزود: 800 هکتار نوار ساحلی در گیلان، مازنداران و گلستان و حدود 280 کیلومتر آن در گیلان است که در گیلان 85

 
درصد اراضی ملی ساحلی آزاد و 15 درصد در تصرف است. 

وي با اشاره به اینکه 11 درصد از این 15 درصد متصرفه در اختیار سازمان ها، نهادها و مجموعه هاي حاکمیتی و 4 درصد براي اشخاص
حقیقی و خصوصی است گفت: میزان تصرف در حریم 60 متر اکنون 5 درصد تصرف است در حالی که در استان هاي شمالی دیگر حدود 85

 
درصد سواحل آنان در تصرف است. 

آقایی با بیان اینکه 3 حریم مستحدثات ساحلی، حریم 60 متر دریا و اراضی مستحدثه و 60 متري براي نوار ساحلی تعریف شده تصریح کرد:
5 درصد اراضی 60 متري ساحلی در تصرف منطقه آزاد، صدا و سیماي کشور و دستگاه ها  است اما اهتمام دستگاه قضایی سبب شد در

 
حریم 20 متر مشکلی نداشته باشیم. 

معاون اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم دادگستري گیلان با اشاره به رفع تصرفات دستگاه قضا در سال هاي گذشته گفت: در سال 93 در
لنگرود تصرفات بسیاري رفع تصرف شد همچنین در آستارا نیز حریم 60 متر در حال تصرف بود که دستگاه قضا مانع آن شد و آخرین اقدام

 
ما نیز پیش از سفر رییس جمهور به گیلان بود. 

وي افزود: اخیراً عده اي قصد داشتند اسکله اي در تالش بسازند و مقصود آنان تصرف حریم 60 متر به بهانه اشتغال زایی بود و در پوشش
قانونی جلو رفتند که دستگاه قضایی به مقصود او پی برد و جلوي آن را گرفت؛ بعد از اعلام رییس جمهور براي آزادسازي سواحل دستگاه

 
قضایی بیش از هر دستگاهی از این مسئله استقبال کرد. 

آقایی با بیان اینکه ما بیشترین مشکلات را در طول این 10 سال با مدیران ارشد استانی داشتیم که به بهانه هاي مختلف قصد تصرف سواحل
را داشتند اما اکنون همان دستگاه ها با ما همراه شدند عنوان کرد: تا چندي پیش در سواحل گیلان هر فردي یک طناب کشی کرده و از

مردم ورودي دریافت می کرد.  
وي با بیان اینکه بیشترین عامل غرق شدن در دریا در استان گیلان همین طناب هایی بود که در سواحل تعبیه شده بود اظهار داشت: رییس



کل دادگستري استان در اقدامی جلوي این کار را گرفت همچنین در اماکن زیارتی گیلان نیز از مردم ورودي دریافت می کردند که دستگاه

قضا با آن نیز برخورد کرد.  
معاون اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم دادگستري گیلان با بیان اینکه دادستان 9 شهرستان نوار ساحلی گیلان بیش از هر مقام کشوري
بر نواحی ساحلی اشراف دارند اذعان داشت: وقتی حجت الاسلام خلیلی رییس کل دادگستري به گیلان آمد تمام این مباحث بر مبناي

 
پژوهش محوري و کار علمی حرکت کرد. 

آقایی با اشاره به اینکه پیش از دستور رییس جمهور 15 هکتار از نوار ساحلی متصرفه در بندر انزلی را رفع تصرف کردیم افزود: در 10 ماهه
نخست امسال 64 هزار هکتار ساحل 20 متري را رفع تصرف کردیم از طرفی از 15 درصد نوار ساحلی متصرفه هیچ کدام در حریم 60 متر

 
سواحل قرار دارند. 

وي با اشاره به اینکه همه این 15 درصد در مستحدثات بوده و تأسیساتی در حریم 60 متر سواحل استان گیلان نیست گفت: ما براي برخورد
قانونی با متخلفان نقص قانون نداریم بلکه با نقض قانون مواجه هستیم زیرا قانون اراضی مستحدثه و ساحلی به خوبی اراضی ملی،

 
مستحدثات و ساحلی را مشخص کرده است. 

آقایی افزود: طبق ماده 10 قانون باید براي هر 6 کیلومتر یک جاده به عرض 3 متر متصل به دریا باشد و طبق ماده 11 در صورت تجاوز
مجازات حبس لحاظ می شود اما با توجه به کاهش مجازات ها، مجازات به ماده 690 قانون مجازات اسلامی ارجاع داده شد که طبق تجاوز

 
شخص حقیقی قابل گذشت بوده اما تعرض دستگاه ها یک سال حبس دارد. 

معاون اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم دادگستري گیلان درباره رفع تصرفات اراضی کشاورزي گیلان با بیان اینکه طرح هادي را می توان
یکی از بزرگترین معضلات در گیلان دانست که از قبل آن دامنه اراضی کشاورزي در حال محدود شدن است گفت: فرد بومی روستا براي

 
ساخت یک منزل براي فرزند خود با مشکل مواجه بوده و می گویند در طرح هادي است. 

وي با بیان اینکه این در حالی است که یک بیگانه چند صد هکتار را در قالب طرح هادي برج سازي می کند ادامه داد: دستگاه قضایی پیگیر
این موضوع است و در 10 ماهه نخست امسال جلوي تغییر کاربري 150 هکتار از اراضی زراعی را گرفتیم در همین مدت از تصرف هزار و

 
700 هکتار از اراضی جلوگیري کردیم. 

آقایی با بیان اینکه در حوزه منابع طبیعی، امور اراضی و باغات چاي پیگیر ممانعت از تغییر کاربري هستیم خاطرنشان کرد: بیشتر این تغییر
کاربري ها در جنگل هاي شفت، ماسوله، سیاهکل و تالش است که اراضی را به بهانه هاي مختلف و در پوشش قانون تصرف می کنند لازم به

 
ذکر است که هیچ تغییر کاربري در گیلان خلاف قانون انجام نمی گیرد. 

وي با اشاره به اینکه بسیاري از این تغییر کاربري ها توسط مدیران محلی انجام می شود که فرش قرمز براي بیگانگان پهن می کنند که این
خیانت به آیندگان است افزود: دستگاه قضایی توسط شوراي حفظ حقوق بیت المال و کمیته صیانت از انفال جلساتی با مدیران ارشد برگزار

می کند و موضوعاتی که تهدیدي براي مردم باشد در این جلسات بررسی می شود.  
معاون اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم دادگستري گیلان با تأکید بر اینکه تخلف مدیران محلی در این حوزه، ترك فعل است و در این
زمینه پرونده هاي زیادي در دستگاه قضایی تشکیل شده است گفت: اگر اقدامات دستگاه قضایی نبود فرزندان ما باید جنگل و دریاي استان

گیلان را در فضاي مجازي مشاهده می کردند.  
آقایی با اشاره به اینکه دستگاه قضا براي رسیدن به این نقطه در مقابله با تخلفات حوزه تغییر کاربري ها و تصرفات هزینه داده است افزود: در
جریان مقابله با متصرفان حتی گزارش هایی علیه بنده به تهران ارسال می شد اما افتخار ما این است که دستگاه قضا اخرین پناهگاه مردم

بوده و این اعتماد نتیجه کار علمی و تلاش دادستان هاي پرتلاش استان است.



برپایی نمایشگاه توانمندیهاي بانوان در شوط و پیرانشهر+گزارش

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  750  |  تاریخ: 1400/11/20

در گرامیداشت دهه مبارك فجر دو نمایشگاه توانمندیها و دستاوردهاي بانوان در شوط و پیرانشهر برگزار شد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز آذربایجان غربی، دومین نمایشگاه توانمندیها و
دستاوردهاي بانوان در شهرستان شوط به مناسبت گرامیداشت دهه فجر با هدف معرفی

توانمدیها و حمایت از تولیدات داخلی دراین شهرستان گشایش یافت  

خانم صبوري مسئول برگزاري نمایشگاه بانوان شهرستان شوط گفت : ایجاد اشتغال پایدار در

بانوان ، تقویت روحیه خودباوري ، تعریف بازار هاي فروش محصولات از اهداف این نمایشگاه است  

در این نمایشگاه بانوان توانمندیها و دستاوردهاي خود را در زمینه ، صنایع تبدیلی و دستی ، خیاطی پرورش گل و گیاه و عسل ، آشپزي و

شیرینی پزي در قالب 27 غرفه به صورت عرضه مستقیم در معرض دید بازدید کنندگان قرار دادند.  

بابازاده فرماندارشوط نیز در حاشیه این نمایشگاه گفت : امسال با هدف حمایت از فضاي کسب و کار بانوان ، 22 واحد کارگاهی در این

 
شهرستان راه اندازي شده که براي راه اندازي این واحد ها 12میلیارد ریال تسهیلات بانکی وبراي 35 نفر به صورت مستقیم شغل ایجاد شد 

این نمایشگاه در سالن جهاد کشاورزي شهر شوط به مدت 3 روز ازساعت 4 بعد از ظهر تا 10 شب میزبان علاقه مندان به دستاورد هاي

 
بانوان این شهر است 

 
در پیرانشهر نیز نمایشگاهی از توانمندي هاي حوزه بانوان گشایش یافت 

همزمان با دهه مبارك فجر نمایشگاه طراحی و نقاشی حوزه بانوان به همت تیپ 164 متحرك هجومی پیرانشهر آغاز به کار کرد.  

 
خانم نخعی دبیر برگزاري نمایشگاه گفت دراین نمایشگاه 120 اثر از 40 هنرمند ارائه شده است 

همچنین همزمان با این نمایشگاه وبه همت کمیسیون امور بانوان پیرانشهر، آثار و تولیدات 26 بانوي بسیجی در سالن اداره فنی و حرفه اي

 
این شهر به نمایش در امد. 

این دو نمایشگاه تا پایان دهه فجر ، همه روزه پذیراي بازدید کنندگان است .  
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همگرایی نمایندگان زن پارلمان ایران و روسیه هم افزایی در این حوزه را به دنبال

دارد

منبع: خانه ملتشماره خبر:  751  |  تاریخ: 1400/11/20

رئیس فراکسیون زنان مجلس در نشست مشترك فراکسیون زنان  مجلس شوراي اسلامی و کمیته امور خانواده، زنان و کودکان
دوماي دولتی روسیه، گفت: همگرایی میان نمایندگان زن در پارلمان هاي دو کشور و استفاده آنها از تجربیات یکدیگر هم افزایی در

این حوزه را به دنبال دارد.

به گزارش خبرگزاري خانه ملت، نشست وبیناري مشترك فراکسیون زنان و خانواده مجلس شوراي اسلامی و کمیته امور خانواده، زنان

 
و کودکان دوماي دولتی روسیه امروز (چهارشنبه 20 بهمن ماه) برگزار شد. 

 
قاسم پور: رویکرد جمهوري اسلامی به زنان با توجه به اهمیت نقش آنها در خانواده است 

فاطمه قاسم پور در این دیدار ضمن ابراز خرسندي از شرکت در همایش بین المللی زنان اوراسیا در سن پترزبورگ، بر مشترکات میان تهران
و مسکو تأکید کرد و گفت: همگرایی میان نمایندگان زن در پارلمان هاي دو کشور و استفاده آنها از تجربیات یکدیگر هم افزایی در این حوزه

 
را به دنبال دارد. 

رئیس فراکسیون زنان مجلس شوراي اسلامی، با اشاره به قوانین مصوب در حوزه حمایت از زنان و خانواده تصریح کرد: رویکرد جمهوري

 
اسلامی ایران به مسأله اجتماعی زنان با توجه به اهمیت نقش آنها در خانواده است و موازنه در این خصوص امري مهم تلقی می شود. 

رحمانی: مشارکت زنان در رویدادهاي سیاسی از مصادیق بهره مندي از ظرفیت آنان است  

فاطمه رحمانی نماینده مردم مشهد و کلات و عضو کمیسیون اجتماعی مجلس شوراي اسلامی، ضمن گرامیداشت ایام االله دهه فجر، به
دستاوردهاي جمهوري اسلامی ایران در حوزه زنان و خانواده پرداخت و گفت: حفظ کرامت زنان و توانمندسازي آنها در ابعاد مختلف

اجتماعی، فرهنگی، اقتصادي، سیاسی همواره مورد توجه برنامه ریزان و سیاستگذاران قرار دارد.  

عضو کمیسیون اجتماعی مجلس شوراي اسلامی، حضور زنان در فعالیت هاي تولیدي و اقتصادي و مشارکت آنها در رویدادهاي سیاسی
همچون انتخابات را از مصادیق بهره مندي از ظرفیت زنان دانست و خاطر نشان کرد: جمهوري اسلامی همواره مسیر ارتقاء ابعاد شخصیتی،

 
خانوادگی و اجتماعی زن را مورد توجه قرار می دهد. 

فلاحی: تقویت نهاد خانواده و جایگاه زن از اهداف جمهوري اسلامی در تمام اسناد بالادستی است  

سارا فلاحی، نماینده مردم ایلام و عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی نیز در ادامه این دیدار با اشاره به اهمیت نقش و جایگاه زنان
اظهار داشت: جمهوري اسلامی ایران همواره موضوع ارتقاء زنان را در سیاستگذاري، قانونگذاري و برنامه ریزي ملی مورد توجه قرار داده است.

وي افزود: بر پایه شاخص هاي توسعه انسانی سازمان ملل متحد، زنان و دختران ایرانی پیشرفت قابل توجهی در حوزه هاي آموزش، پژوهش،

 
علم، کارآفرینی، اشتغال و بهداشت داشته اند. 



عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شوراي اسلامی، گفت: از جمله اهداف جمهوري اسلامی ایران که در تمام اسناد
بالادستی بر آن تاکید شده، تقویت نهاد خانواده و جایگاه زن در آن و استیفاي حقوق شرعی و قانونی زنان در همه عرصه ها و توجه ویژه به

نقش سازنده آنان بر مبناي اصول اسلامی در سیاستها و برنامه ها است.  

 
استانیا:حمایت از مادران و کودکان از جمله مسائل مورد توجه در پارلمان روسیه است 

نینا استانیا، رئیس کمیته زنان، خانواده و کودکان دوماي دولتی روسیه نیز در این دیدار به قوانین حمایتی این کشور در حوزه زنان، خانواده و

 
کودکان اشاره کرد و افزود: حمایت از مادران و کودکان از جمله مسائل مورد توجه در پارلمان روسیه است. 

رئیس کمیته زنان، خانواده و کودکان دوماي دولتی روسیه در پایان ضمن ابراز خرسندي از برقراري روابط و انسجام میان نمایندگان زن
پارلمانهاي دو کشور گفت: برگزاري نشست هاي دوره اي در این خصوص، راهی مهم در جهت استفاده و بهره مندي بیشتر دو کشور از

 
تجربیات یکدیگر است./ 

پایان پیام



آماده سازي هزار غرفه براي دستفروشان خلازیر تا دو هفته آینده/ تبدیل کوره هاي

آجرپزي به 21هزار واحد مسکن استطاعت پذیر

منبع: سپاهان نیوزشماره خبر:  752  |  تاریخ: 1400/11/20

پیام سپاهان - شهردار منطقه 19 ضمن اعلام آماده سازي هزار غرفه براي دستفروشان خلازیر تا دو هفته آینده، بیان کرد: روشنایی،
پارکینگ و استقرار نیروي انتظامی در این فضا تأمین شده است تا یک فرصت اقتصادي براي منطقه ایجاد شود. همچنین مقرر شده

که در طولانی مدت یک ناحیه صنعتی در زمینی به مساحت50 هکتار که ...

پیام سپاهان - شهردار منطقه 19 ضمن اعلام آماده سازي
هزار غرفه براي دستفروشان خلازیر تا دو هفته آینده، بیان
کرد: روشنایی، پارکینگ و استقرار نیروي انتظامی در این فضا
تأمین شده است تا یک فرصت اقتصادي براي منطقه ایجاد
شود. همچنین مقرر شده که در طولانی مدت یک ناحیه
صنعتی در زمینی به مساحت50 هکتار که وضعیت نابسامانی
داشت، طراحی شود تا مشکل اشتغال در منطقه را حل کند و
اشتغال پایداري براي ساکنان 20 هزار واحدي که قرار است

 
ساخته شود، ایجاد کند. 

به گزارش خبرنگار شهر، مراسم یادواره شهداي مدافع حرم منطقه 19 تهران امروز چهارشنبه -20 بهمن 1400- با حضور پرویز سروري

 
نایب رئیس شوراي اسلامی شهر تهران، مهدي هدایت شهردار منطقه 19 و مقامات لشکري و کشوري برگزار شد. 

مهدي هدایت در ابتداي این مراسم بیان کرد: بزرگترین نعمتی که خداوند می تواند به انسان اعطا کند، عزت است؛ شهدا به ما عزت دادند و
ما هرچیزي که داریم از برکت وجود شهداست. شهداي مدافع حرم ادامه راه شهداي دفاع مقدس بودند. مدافعان حرم از حریم اهل بین دفاع

 
کردند؛ این شهدا بصیرت و شوق شهادت داشتند. 

 
تبدیل 3 تهدید منطقه به فرصت 

شهردار منطقه 19 با بیان اینکه منطقه در گذشته با سه تهدید جدي روبرو بود، توضیح داد: به محض ورود به شهرداري منطقه 19اعلام

کردیم که باید به تهدیدها پرداخت. بررسی کردیم و مشخص شد که هر سه تهدید، بزرگترین فرصت منطقه 19 بودند.  

 
تبدیل کوره هاي آجرپزي به 21هزار واحد مسکن استطاعت پذیر 

هدایت ضمن اشاره به تهدید نخست یعنی کوره هاي آجرپزي، گفت: کوره هاي آجرپزي بدترین وضعیت را از لحاظ معتادان متجاهر و آسیب
هاي اجتماعی داشتند. کار کارشناسی که انجام شد و با مشاوران که صحبت کردیم مشخص شد که از محل کوره هاي آجرپزي می توان 21
هزار واحد مسکن استطاعت پذیر با تأکید بر فعالیت، سکونت و خدمات را بارگذاري کرد؛ یعنی محلی که قبلا تهدید منطقه بود الان به محل

 
سکونت زندگی با کیفیت براي دهک هاي پایین اقتصادي جامعه تبدیل می شود. 

گردش مالی در خلازیر از بعضی مناطق شمال شهر تهران بیشتر است  
وي درباره تهدید دوم یعنی خلازیر، توضیح داد: تمام مسئولان پیشین از ورود به خلازیر ترس داشتند اما با بررسی هاي صورت گرفنه
مشخص شد که در بخش اقتصادي گردش مالی در خلازیر نسبت به بعضی از مناطق شمال شهر تهران بیشتر است. طرح خلازیر تهیه شد و

متوجه شدیم که تمام اقتصاد، کارآفرینی و اشتغال منطقه را می توان از طریق خلازیر مدیریت کرد.  
شهردار منطقه 19 ضمن اعلام آماده سازي هزار غرفه براي دستفروشان خلازیر تا دو هفته آینده، بیان کرد: روشنایی، پارکینگ و استقرار
نیروي انتظامی در این فضا تأمین شده است تا یک فرصت اقتصادي براي منطقه ایجاد شود. همچنین مقرر شده که در طولانی مدت یک
ناحیه صنعتی در زمینی به مساحت50 هکتار که وضعیت نابسامانی داشت، طراحی شود تا مشکل اشتغال در منطقه را حل کند و اشتغال



پایداري براي ساکنان 20 هزار واحدي که قرار است ساخته شود، ایجاد کند.  

 
استفاده از اراضی موقوفه مروي براي ساخت مسکن 

هدایت درباره تهدید سوم یعنی اراضی موقوفه مروي هم بیان کرد: این اراضی آمادگی دارند تا در طرح تأمین مسکن براي اقشار اجتماعی

جامعه به ویژه آتش نشانان، استفاده شوند.  
وي با بیان اینکه سال هاي سال بود که طرح بوستان ولایت تهیه نمی شد، گفت: با پیگیري هاي انجام شده در سه ماه اخیر، طرح بوستان
ولایت تهیه شد. این طرح می تواند با رویکرد فناوري، خلاقیت، مدیریت بحران و دهکده ورزشی؛ در منطقه 19 تغییر اساسی ایجاد کند که

براي تصویب به مراجع ذي صلاح ارسال می شود. درصورت تصویب طرح بوستان ولایت، منطقه در بخش هاي مختلف ارتقاء خواهد یافت.  
شهردار منطقه 19 در ادامه عنوان کرد: منطقه 19 جزو یکی از مناطق پر ظرفیت تهران است که تهدیدهاي گذشته را به فرصت تبدیل
خواهد کرد. در بودجه سال آینده، بیشترین افزایش اعتبار را میان مناطق جنوب تهران داریم که می تواند مشکلات گذشته را رفع و شرایط را

به عدالت شهري نزدیک تر کند.  
انتهاي پیام/



مجتمع قالیبافی در بجنورد افتتاح شد

منبع: ایرناشماره خبر:  753  |  تاریخ: 1400/11/20

بجنورد-ایرنا- همزمان با دهه مبارك فجر مجتمع قالیبافی در بجنورد با اشتغالزایی 170 نفر افتتاح شد که تعدادي از این نیروها،
زنان زندانی بند باز هستند.

بجنورد-ایرنا- همزمان با دهه مبارك فجر مجتمع قالیبافی در
بجنورد با اشتغالزایی 170 نفر افتتاح شد که تعدادي از این

 
نیروها، زنان زندانی بند باز هستند. 

سرپرست صندوق کارآفرینی امید خراسان شمالی روز
چهارشنبه در آیین افتتاحیه این مجتمع تولیدي اظهار داشت:
براي راه اندازي این مجتمع تولیدي که در روستاي آذرساي
این شهرستان است 23 میلیارد ریال تسهیلات از محل

 
اعتبارات اشتغال روستایی و عشایري اختصاص یافت. 

 
رمضان حافظی افزود: با اجراي این طرح براي اهالی روستاي آذرسا و براي 18 نفر از مددجویان و بانوانی زندانی بند باز نیز شغل ایجاد شد. 

وي گفت: در طرح اشتغال پایدار روستایی و عشایري تاکنون مبلغ هزار و 26 میلیارد و 435 میلیون ریال تسهیلات به یکهزار و154 طرح

 
پرداخت شده است که زمینه اشتغال براي بیش از 2هزار نفر فراهم شده است. 

سرپرست صندوق کارآفرینی امید خراسان شمالی افزود: در سال جاري به یکهزار و 819 طرح اشتغال زایی 631 میلیارد و 629 میلیون ریال

 
تسهیلات اشتغالزایی پرداخت شد. 

مجتمع قالیبافی اعلابافان آپادانا با ظرفیت تولید یکهزار و 400 متر مربع در سال و اشتغالزایی براي 30 نفر به صورت مستقیم و 140 نفر به

 
صورت غیر مستقیم و پشتیبان افتتاح شد و به بهره برداري رسید. 

سید محمد مهدي سادات خانساري کارآفرین برتر کشوري و مدیر عامل شرکت تعاونی اعلابافان آپادانا نیز ضمن قدردانی از حمایت هاي
صندوق کارافرینی امید بر لزوم تغییر نگرش در دستمزد و بیمه بافندگان تاکید کرد و افزود: هم اینک 135 دار قالی در این مجتمع دایر شده
است که بیش از 170 بافنده نیز مشغول به کار شدند، با حمایت هاي بیشتر مسوولان استانی ظرفیت مجتمع به تعداد 400 بافنده قابل ارتقا

 
است. 

برچسب ها  

 
- بجنورد 

 
- خراسان شمالی 

- دهه فجر



دستاوردهاي انقلاب و امکانات رفاهی را نادیده گرفت

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  754  |  تاریخ: 1400/11/20

به گزارش خبرگزاري فارس از دهگلان، حجت الاسلام
والمسلمین عبدالرضا پورذهبی عصر امروز در مراسم جشن
انقلاب اسلامی با عنوان اقتصاد مقاومتی، تولید ملی و
کارآفرینی که در دهگلان برگزار شد، اظهار کرد: در چند سوره
از قران کریم خداوند به رسالت انبیا و فلسفه تاثیرگذاري

سخنان پیامبران اشاره فرموده است.  

وي خاطرنشان کرد: خداوند در سوره مبارکه هود در مورد

صحبت انبیا الهی با قوم خود در آیات متعدد سخن گفته و تمام انبیاي الهی و صالحین هم براي اصلاح جامعه خود تلاش کرده اند.  

وي به کارکردهاي طلاب و روحانیون اشاره کرد و افزود: کارکرد روحانی موعظه و ارشاد و دعوت مردم به انجام دستورات دین است و

روحانیون باید تمام توان خود را در مسیر اصلاح جامعه به کار گیرند.  

نماینده ولی فقیه در استان کردستان عنوان کرد: مهمترین هدف انقلاب اسلامی اصلاح بود و لذا مسوولی صالح با طرح موضوعات مهم می

 
تواند این هدف را محقق کند چرا که در زمان ستمشاهی ظلم و بی عدالتی در اوج و تبعیض در جامعه کاملا مشهود بود. 

وي افزود: انقلاب اسلامی آمد تا عدالت در جامعه اجرا شود شاید مشکلاتی در این خصوص وجود دارد اما واقعیت مطلب این است که تمام

 
تلاش رهبر معظم انقلاب تحقق کامل عدالت و اهداف انقلاب اسلامی است. 

نماینده ولی فقیه در استان کردستان ایجاد رفاه به معناي واقعی را در جامعه از دیگر اهداف و     دستاوردهاي انقلاب اسلامی نام برد و اضافه

 
کرد: زیرساخت هاي آموزشی، راه، امنیت و غیره نمود تحقق اهداف انقلاب است. 

وي اضافه کرد: اینکه مشکلات اقتصادي در کشور وجود دارد را منکر نیستیم اما نباید این همه دستاورد و امکانات رفاهی را نادیده گرفت،

 
این میزان توسعه و پیشرفت در شرایط تحریم بدست آمده است. 

پورذهبی از امنیت هم به عنوان بزرگترین سرمایه جامعه نام برد و گفت: این امنیت به برکت تلاش و ایثارگري نیروهاي نظامی و انتظامی و

 
انسجام و وحدت مردم بدست آمده باید مواظب باشیم کسی این وحدت را برهم نزند. 

وي رفع مشکلات جامعه روحانیون را از اولویت هاي خود دانست و افزود: حرکت هاي خوبی در زمینه ارتقاي سطح معیشت روحانیون در

 
استان انجام شده و برنامه هایی نیز در دستور کار قرار دارد. 

انتهاي پیام/2330/71



کلینیک اشتغال و کارآفرینی در جهاد دانشگاهی بوشهر افتتاح شد

منبع: ایسناشماره خبر:  755  |  تاریخ: 1400/11/20

رئیس جهاد دانشگاهی استان بوشهر گفت: این نهاد انقلابی در برگزاري رویداد ها و استارتاپ ها اتفاقات خوبی را رقم زده که راه
اندازي مرکزنوآوري محصولات صنایع دستی دریا که امروز شاهد آن بودیم یکی از این موفقیت هاست.

صبح امروز 20 بهمن ماه آیین افتتاحیه دفتر کلینیک اشتغال و کارآفرینی به همت مرکز آموزش علمی کاربردي جهاد دانشگاهی
استان بوشهرو با حضور دکتر علی احمدي زاده رئیس جهاد دانشگاهی استان بوشهر، دکتر شبیر اشکپور مطلق رییس دانشگاه جامع علمی
کاربردي استان بوشهر و دکتر محسن پرویز سرپرست مرکز آموزش علمی کاربردي جهاددانشگاهی بوشهر و معاونان و مدیران جهاددانشگاهی

 
استان در محل جهاد دانشگاهی بوشهر برگزار شد. 

در این آیین علی احمدي زاده رییس جهاد دانشگاهی استان بوشهر با بیان اینکه مجموعه جهاد دانشگاهی در حوزه نوآوري سالهاست شروع
به فعالیت کرده، گفت: جهاد دانشگاهی در برگزاري رویداد ها و استارتاپ ها اتفاقات خوبی را رقم زده که راه اندازي مرکزنوآوري محصولات
صنایع دستی دریا که امروز شاهد آن بودیم یکی از این موفقیت هاست، این مرکز کارآفرینی به صورت تخصصی در حوزه صنایع دستی برپایه

 
صدف کار خواهد کرد. 

احمدي زاده با اشاره به اینکه این مرکز میتواند تکمیل کننده چرخه فناوري در استان باشد، افزود: مراکز نوآوري دانشگاه ها وظیفه
استعدادیابی و مشاوره کسب وکار را برعهده دارد و این مرکز هم با هدف تبدیل یک ایده دانشجویی به فعالیت شغلی و کمک به حفظ و

پایداري این دسته فعالیت هاي نوپاي کارآفرین، شروع به کار کرده است.  

رئیس دانشگاه جامع علمی کابردي استان بوشهر نیز تصریح کرد: یکی از اهدافی که دانشگاه علمی کاربردي دنبال میکند، راه اندازي مراکز
نوآوري ست که در قالب آن دانشجویان به ارائه کارها از تولید تا فروش بپردازند و امروز شاهد راه اندازي مرکز آموزشی جوان اما فعال جهاد
دانشگاهی هستیم که خوشبختانه بسیار خوب کار میکنند واقدامات بسیار ارزنده اي دارد و امیدواریم با استفاده از ظرفیت هاي استان این

 
فعالیت توسعه پیدا کند و محصولات در سطح ملی و بین المللی عرضه بشود. 

در این آیین دکتر محسن پرویز سرپرست دانشگاه علمی کابردي جهاد دانشگاهی بوشهر با تاکید بر اهمیت نقش دانشگاه هاي علمی
کاربردي ادامه داد: 50درصد دانش آموزان در حال حاضر باید به سمت رشته هاي فنی و حرفه اي و مهارتی حرکت کنند که وظیفه دانشگاه

 
علمی کاربردي نیز تربیت نیروي انسانی متخصص و ترویج فرهنگ کارآفرینی است. 

در انتهاي آیین افتتاحیه دفتر کلینیک اشتغال و کارآفرینی، تفاهم نامه اي مابین مرکز آموزش علمی کاربردي جهاد دانشگاهی بوشهر و
شرکت تعاونی بانوان کارآفرین آسمان جنوب در راستاي شناسایی، معرفی و شناخت فرصت هاي اشتغال، کارآفرینی و همچنین همکاري
جهت برگزاري رویداد ها و دوره هاي اموزشی تخصصی در زمینه کارآفرینی با توجه به ظرفیت هاي طرفین منعقد گردید و همچنین جناب

 
اقاي دکتر جلال الدین حسانی به عنوان مسئول دفتر کارآفرینی ونوآوري مرکز آموزش علمی کاربردي جهاد دانشگاهی بوشهر معرفی شد. 

انتهاي پیام



مسیر اعلام نیاز تا فرآیند تولید حلقه مفقوده در صنعت است/اقدامات بر اساس نیاز صنعت باشد

منبع: نبض شهرشماره خبر:  756  |  تاریخ: 1400/11/20

نبض  شهر: سرپرست پژوهش و توسعه شر کت نفت و گاز اروندان مسیر اعلام نیاز تا فرآیند تولید را از حلقه هاي مفقوده در صنعت
دانست و گفت: در دانشگاه ها موضوعاتی وجود دارد که سالیان طولانی براي آن وقت و هزینه صرف شده و دستاوردي نداشته و براي

حل چنین مشکلاتی اعلام نیاز در صنعت یاید یک سازوکار نوشته مسیر ...

  
نبض  شهر: سرپرست پژوهش و توسعه شر کت نفت و گاز اروندان مسیر اعلام نیاز تا فرآیند تولید را از حلقه هاي مفقوده در صنعت دانست و
گفت: در دانشگاه ها موضوعاتی وجود دارد که سالیان طولانی براي آن وقت و هزینه صرف شده و دستاوردي نداشته و براي حل چنین

 
مشکلاتی اعلام نیاز در صنعت یاید یک سازوکار 

نبض  شهر: سرپرست پژوهش و توسعه شر کت نفت و گاز اروندان مسیر اعلام نیاز تا فرآیند تولید را از حلقه هاي مفقوده در صنعت دانست و
گفت: در دانشگاه ها موضوعاتی وجود دارد که سالیان طولانی براي آن وقت و هزینه صرف شده و دستاوردي نداشته و براي حل چنین

مشکلاتی اعلام نیاز در صنعت یاید یک سازوکار مناسب و ایده آل پیدا کند.  

به گزارش روابط عمومی شرکت نفت و گاز اروندان چهارشنبه 20 بهمن ماه پنل تخصصی بررسی فرصت هاي اشتغال در بومی سازي

 
کالاهاي صنعتی در غرفه جهاددانشگاهی خوزستان در محل نمایشگاه صنعت نفت اهواز برگزار شد. 

عیسی نویري، سرپرست پژوهش و توسعه شرکت بهره برداري نفت و گاز اروندان در این پنل اظهار کرد: فرآیند اعلام نیاز کارفرما تا تولید
بسیار زمان بر است. متاسفانه هر زمان که تصمیم گرفتیم قانونی را وضع کنیم که شرایط تولید تسهیل شود نتیجه عکس داشت و مشاهده
می کنیم که تولیدکننده در مقابل یک اتفاقاتی قرار گرفته و به تکنولوژي اي که به دنبال آن بود رسیده ولی یا به آن تکنولوژي دیگر نیازي

 
نیست و یا توان سرمایه گذاري او، پاسخگوي نیاز تولید آن تکنولوژي براي صنعت نیست. 

وي افزود: یکی از حلقه هاي مفقوده در صنعت، مسیر اعلام نیاز تا فرآیند تولید است که مسیري بسیار زمان بر بوده و نیاز به حل شدن دارد.
گاهی اوقات مشاهده می شود دستاوردهایی که حتی بسیار هایتک هستند به وجود می آید در حالی که براي آن دیگر کاربردي پیدا نمی

 
شود و دلیل اصلی آن ضعف در اعلام نیازها است. 

اقدام بر اساس نیاز صنعت، دلیل موفقیت جهاددانشگاهی  

سرپرست پژوهش و توسعه شرکت بهره برداري نفت و گاز اروندان گفت: در دانشگاه ها موضوعاتی وجود دارد که سالیان طولانی براي آن
وقت و هزینه صرف شده است در حالی که به آن دستاورد دیگر نیازي نیست. براي حل این قبیل مشکلات باید اعلام نیاز در صنعت، یک

 
سازوکار مناسب و ایده آل پیدا کند. 

نویري گفت: این سازوکار باید به دور از بروکراسی هاي اداري شکل بگیرد و از تولیدکنندگان بخواهیم که بر اساس نیازهایی که در صنعت



وجود دارد، هزینه کنند. دلیل موفقیت جهاددانشگاهی نیز همین موضوع بوده و در برخی از بخش ها توانسته به طرف حل کردن مشکلات و

نیازهاي صنایع، حرکت کند.  

 
بروکراسی هاي اداري، باعثِ کندي برطرف شدن نیازهاي صنعت شده است 

وي بیان کرد: در این نمایشگاه، رونمایی از قطعاتی مشاهده شده که زحمات و هزینه هاي بسیاري صرف تولید آن شده است در حالی که
محصول تولیدشده در دنیا به دلیل بروکراسی هایی که در این فرآیند منسوخ شده است و برخی از کارهاي این چنینی که بسیار بزرگ هم

 
هستند، به هدر می روند. 

 
حرکت هاي دانش بنیان همچنان نیاز به بهبود دارند 

محمد علی بیگ زاده مدیر اداره پژوهش، فناوري و مهندسی ساخت شرکت ملی حفاري ایران نیز گفت: با توجه به نیازهایی که در عملیات
حفاري و در شرکت ملی حفاري ایران از گذشته به وجود آمد، مجموعه هایی مانند جهاددانشگاهی به میدان آمدند، تفکر و وقت خود را
گذاشتند و دانش فنی تولید کردند و ما نیز به عنوان بازوي صنعتی این قضیه به سمتی رفتیم که این نیازها را برطرف کنیم و توانستیم چاه

 
هاي نفتی را تکمیل کنیم. 

وي بیان کرد: اگر چه در این مسیر کارها به پیش رفته است اما حرکت هاي دانش بنیان همچنان نیاز به بهبود یافتن دارد و نیاز به برداشتن

 
گام هاي بسیار مهمتري است. 

مدیر اداره پژوهش، فناوري و مهندسی ساخت شرکت ملی حفاري ایران در خصوص مدل اعلام نیاز بین تولیدکننده و صنعت گفت:
سیاستگذار که قرار است یک مدل را ارائه دهد باید ساز و کار اعلام نیاز و عرضه و تقاضا را تسهیل کند. در این راستا با خطاهاي فراوان

یکسري قوانین و سازوکارها وضع شدند که برخی از آن ها نیز حتی با یکدیگر در تضاد قرار داشتند.  

 
امروز به شدت به یک شبکه فناور نیاز داریم 

محمد گلستان باغ رئیس پژوهش و فناوري شرکت ملی مناطق نفتخیز جنوب نیز اظهار کرد: زنجیره ارزش فقط تولید محصول نیست بلکه
فرآیندي کاري است که در آن نوآوري نیز وجود دارد. این موضوع فرآیندي است که باید در دانشگاه ها، سازمان ها، شرکت هاي دانش بنیان
و در میز دانشگاهی ما تعریف شود که صنعت نفت ما در 10 سال آینده چه نیازهایی خواهد داشت و باید به گونه اي برنامه ریزي شود که

نیازهاي آینده نیز در نظر گرفته شود.  

رئیس پژوهش و فناوري شرکت ملی مناطق نفتخیز جنوب گفت: اگر از آینده غافل شویم نمی توان صنعت را بر دوش دانش بنیان قرار دهیم
و بخواهیم آن را ادامه دهیم. صنعتی دانش بنیان است که آینده پژوهی داشته باشد. اگر مدل هاي کاري خود را در حال حاضر تغییر ندهیم

 
چگونه انتظار داریم که وضعیت آینده خود را تغییر دهیم. 

گلستان باغ ادامه داد: امروز به شدت به یک شبکه فناور نیاز داریم. شبکه اي که بستر دانش بنیان شدن صنایع است و آن را نداریم. این
شبکه باید در دل شرکت هاي دانش بنیان و صنعت به وجود بیاید. همچنین باید نیازها شناسایی شوند. خطر مهلکی که وجود دارد این است
که نگاه ما به محصولات دانش بنیان، عرضه و تقاضا نیست و به دنبال فروش آن هستیم. امروزه شرکت هاي دانش بنیان در مقابله با صنعت،

 
نگاهی مشتري محوري دارند که این موضوع مانند سم است. باید از این بعد خارج شویم و نگاه تقاضامحوري وجود داشته باشد./ایسنا 



 



استفاده از ظرفیت مجلس براي حمایت از مراکز دانش بنیان نفتی

منبع: تابناكشماره خبر:  757  |  تاریخ: 1400/11/20

 
استفاده از ظرفیت مجلس براي حمایت از مراکز دانش بنیان نفتی 

نماینده مردم اهواز در مجلس شوراي اسلامی گفت: براي حمایت از شرکت هاي دانش بنیان و شرکت هاي توانمند در حوزه هاي نفتی از

ظرفیت هاي مجلس استفاده خواهیم کرد.  
مجتبی یوسفی ضمن تبریک دهه فجر در آیین امضاي قرارداد تامین دستگاه حفاري 35 فتح در میدان نفتی بینک که امروز
20 بهمن ماه در محل نمایشگاه صنعت نفت خوزستان برگزار شد، اظهار کرد: حدود 120 سال از اکتشاف نفت گذشته است.
یکی از اشکالاتی که در آن زمان در برخی از کشورها همچون کشور ما ایجاد شد این بود که به یکسري از منابع خام

 
دسترسی پیدا کردیم و به همان اندازه از تکنولوژي عقب افتادیم. 

به گزارش ایسنا، وي افزود: قبل از اکتشاف نفت، در برخی از موضوعات تولیدکننده بودیم و پس از آن، در بسیاري از موضوعات وارد کننده

شدیم اما به برکت نظام مقدس جمهوري اسلامی، روحیه خودباوري شکل گرفت.  

نماینده مردم اهواز در مجلس شوراي اسلامی بیان کرد: زمانی که به سمت زنجیره ارزش حرکت و به متخصص داخلی اعتماد می کنیم، نوید

بسیار خوبی است اما به این معنا نیست که همه مشکلات ما حل شده است.  

یوسفی بیان کرد: اگر چه تحریم ها، مشکلاتی را براي مردم ایجاد کرده است اما یکی از برکات آن این نمایشگاه است که در آن حتی یک

شرکت خارجی حضور ندارد.  

وي با اشاره به اینکه مدیریت، باید به سمت تکنولوژي حرکت کند، گفت: در آخرین پیگیري هاي ما، شرکت ملی حفاري ایران از لیست
خصوصی سازي خارج شد و اگر این صنعت که تولید نفت را براي ما از نظر اقتصادي به صرفه کرده است را نداشتیم، قطعا با وجود تحریم ها
دچار مشکل می شدیم و قیمت استحصال، اکتشاف و تولید نفت به قدري براي ما افزایش پیدا می کرد که اگر می خواستیم از شرکت هاي

 
خارجی در ایامی که قیمت نفت کاهش پیدا می کرد استفاده کنیم، تولید صرفه نداشت. 

نماینده مردم اهواز در مجلس شوراي اسلامی بیان کرد: در خصوص قراردادهاي توسعه اي میادین و بحث 28 مخزن نفتی، در سنوات گذشته
رویه اي در وزارت نفت شکل گرفته بود که دوباره به سمت خارجی ها رفتند؛ آن زمان در حوزه تکنولوژي و منابعی که می توانست به رشد
کشور کمک کند نگران بودیم و در زمینه اشتغال بومی دستمان خالی می شد و تجربه شکست خورده اعتماد به شرکت هاي خارجی مانند

شل و توتال نیز مطرح بود.  

یوسفی ادامه داد: براي حمایت از شرکت هاي دانش بنیان و شرکت هاي توانمند در حوزه هاي نفتی از ظرفیت هاي مجلس استفاده خواهیم
کرد.



استفاده از ظرفیت مجلس براي حمایت از مراکز دانش بنیان نفتی

منبع: روزنامه خبر جنوبشماره خبر:  758  |  تاریخ: 1400/11/20

نماینده اهواز در مجلس شوراي اسلامی گفت: براي حمایت از
شرکت هاي دانش بنیان و شرکت هاي توانمند در حوزه هاي

 
نفتی از ظرفیت هاي مجلس استفاده خواهیم کرد. 

مجتبی یوسفی ضمن تبریک دهه فجر در آیین امضاي قرارداد
تامین دستگاه حفاري 35 فتح در میدان نفتی بینک که امروز

20 بهمن ماه در محل نمایشگاه صنعت نفت خوزستان برگزار شد، اظهار کرد: حدود 120 سال از اکتشاف نفت گذشته است. یکی از
اشکالاتی که در آن زمان در برخی از کشورها همچون کشور ما ایجاد شد این بود که به یکسري از منابع خام دسترسی پیدا کردیم و به

 
همان اندازه از تکنولوژي عقب افتادیم. 

وي افزود: قبل از اکتشاف نفت، در برخی از موضوعات تولیدکننده بودیم و پس از آن، در بسیاري از موضوعات وارد کننده شدیم اما به برکت

 
نظام مقدس جمهوري اسلامی، روحیه خودباوري شکل گرفت. 

نماینده اهواز در مجلس شوراي اسلامی بیان کرد: زمانی که به سمت زنجیره ارزش حرکت و به متخصص داخلی اعتماد می کنیم، نوید بسیار

خوبی است اما به این معنا نیست که همه مشکلات ما حل شده است.  

یوسفی بیان کرد: اگر چه تحریم ها، مشکلاتی را براي مردم ایجاد کرده است اما یکی از برکات آن این نمایشگاه است که در آن حتی یک

شرکت خارجی حضور ندارد.  

وي با اشاره به اینکه مدیریت، باید به سمت تکنولوژي حرکت کند، گفت: در آخرین پیگیري هاي ما، شرکت ملی حفاري ایران از لیست
خصوصی سازي خارج شد و اگر این صنعت که تولید نفت را براي ما از نظر اقتصادي به صرفه کرده است را نداشتیم، قطعا با وجود تحریم ها
دچار مشکل می شدیم و قیمت استحصال، اکتشاف و تولید نفت به قدري براي ما افزایش پیدا می کرد که اگر می خواستیم از شرکت هاي

 
خارجی در ایامی که قیمت نفت کاهش پیدا می کرد استفاده کنیم، تولید صرفه نداشت. 

نماینده اهواز در مجلس شوراي اسلامی بیان کرد: در خصوص قراردادهاي توسعه اي میادین و بحث 28 مخزن نفتی، در سنوات گذشته رویه
اي در وزارت نفت شکل گرفته بود که دوباره به سمت خارجی ها رفتند؛ آن زمان در حوزه تکنولوژي و منابعی که می توانست به رشد کشور
کمک کند نگران بودیم و در زمینه اشتغال بومی دستمان خالی می شد و تجربه شکست خورده اعتماد به شرکت هاي خارجی مانند شل و

توتال نیز مطرح بود.



13 هزار و 450 کلاس د رس به فضاهاي آموزشی کشور اضافه شد

منبع: روزنامه خبر جنوبشماره خبر:  759  |  تاریخ: 1400/11/20

همزمان با هشتمین روز از د هه مبارك فجر 13 هزار و 450 کلاس د رس از طریق ارتباط تصویري محمد مخبر معاون اول رئیس
جمهور با استان ها افتتاح شد ، مد ارسی که با مشارکت وزارت آموزش و پرورش و خیرین مد رسه ساز د ر اختیار د انش آموزان قرار گرفته

 
است. 

این کلاس هاي د رس د ر قالب 2 هزار و 950 فضاي آموزشی د ر استان هاي مختلف به بهره برد اري رسید ه و د ولت تلاش د ارد تا هر
سال به تعد اد فضاهاي آموزشی استاند ارد اضافه کرد ه و مد ارس کپري و سنگی را حذف کند .معاون اول رئیس جمهور د ر این آیین گفت:
تا امروز 30 د رصد از مد ارس کشور توسط خیرین ساخته شد ه که باید از این الگو د ر سایر بخش ها مانند تولید و رفع مسائل اشتغال نیز

 
استفاد ه کنیم. 

/انتهاي متن/



حرکت هاي جهادي در حال تبدیل شدن به یک مکتب است

منبع: خبرگزاري دفاع مقدسشماره خبر:  760  |  تاریخ: 1400/11/20

به گزارش گروه اجتماعی دفاع پرس، سردار محمد زهرایی
رئیس سازمان بسیج سازندگی کشور عصر چهارشنبه در
جریان بازدید از مناطق محروم ارسنجان اظهار داشت:
امیدواریم همه کمک کنند تا این جریان محرومیت زدایی در
آینده با قوت بیشتري انجام شود و در همین رابطه خواستار

 
حمایت مجلس و دولت از گروه هاي جهادي هستیم. 

وي با بیان اینکه آبرسانی، راه سازي، اشتغال زایی، راه اندازي
کارگاه هاي تولیدي، محرومیت زدایی و ... را از شاخص ترین

برنامه هاي بسیج سازندگی است ابراز کرد: یکی دیگر از برنامه هاي بسیج سارندگی همین صندوق هاي قرض الحسنه است که کاري با

 
همکاري مردمی می باشد و وقتی مردمی شد کمترین انحراف را دارد و این صندوق ها منجر به کار آفرینی می شود. 

رئیس بسیج سازندگی کشور در ادامه بازدید خود ازحوزه هاي اقتصاد مقاومتی، از طرح بزرگ گلخانه اي شهرستان ارسنجان و طرح پرورش

 
شترمرغ بازدید کرد و در دیدار با تولید کنندگان قول کمک هاي مساعدي را در زمینه تسهیلگري طرحهاي اقتصاد مقاومتی ارائه کرد. 

سردار زهرایی همچنین در مراسم افتتاح مسکن ولی نعمتان انقلاب اسلامی در روستاي حسین آباد این شهرستان و در جمع جهادگران بیان
داشت: یکی از برکات انقلاب اسلامی وجود نوعی مدل رفتاري است که خود را به عنوان یک مکتب در حال تعریف است مکتبی که با حضور

 
جوانان غیور و متدین در مسائل محرومیت زدایی و مسائل اجتماعی فعالیت میکنند. 

وي افزود: این حرکت و این مدل رفتاري به دنبال رفع مشکلات جامعه و دست گیري از محرمان و نیازمندان است در این حرکت جوان ما
نشان میدهند که نسبت به دغدعه هاي جامعه بی تفاوت نیستند بلکه با استفاده از نیروي جوانی وارد میدان می شوند و به دنبال ارائه راهکار

و رفع مشکلات هستند.  

سردار زهرایی این رفتار و مدل حرکت انقلابی را جریانی خواند که در حال تحمیل کردن و مقابله با نیروي هاي تنبل در جایگاه هاي مختلف
است و گفت: گروه هاي جهادي در نقاط مختلف کشور هستند و فعالیت هاي گسترده اي دارند و ساخت مسکن محرومان یکی از برنامه هاي

خوب آنهاست و نشان از همت و پایبندي آنها به کشور و ولایت و مردم داري و توجه به قشر ضعیف جامعه است.  

انتهاي پیام/ 241



مرکز تولیدي آموزشی کمیته امداد در هویزه افتتاح شد

منبع: ایرناشماره خبر:  761  |  تاریخ: 1400/11/20

اهواز- ایرنا- مرکز تولیدي آموزشی کمیته امداد امام خمینی به مناسبت دهه فجر انقلاب اسلامی در شهرستان هویزه افتتاح شد.

اهواز- ایرنا- مرکز تولیدي آموزشی کمیته امداد امام خمینی
به مناسبت دهه فجر انقلاب اسلامی در شهرستان هویزه

 
افتتاح شد. 

به گزارش ایرنا مدیر کل کمیته امداد امام خمینی (ره)
خوزستان روز چهارشنبه در آیین افتتاح این مرکز گفت: این
مرکز با همت حوزه معاونت اشتغال و خودکفایی کمیته امداد
استان خوزستان و در راستاي ایجاد اشتغال پایدار مددجویان

 
هویزه راه اندازي شده است. 

 
جمال شیبه افزود: در این مرکز 30 نفر به صورت مستقیم مشغول بکار شده و 120 نفر را نیز در سال آموزش می دهد. 

 
وي اظهار داشت: مرکز آموزشی تولیدي کمیته امداد با اعتبار 20 میلیارد ریال احداث و تجهیز شده است. 

شیبه ،توسعه دانش فنی و مهارتی نیروي کار، همکاري در استقرار ، بکارگیري و نظارت بر صلاحیت حرفه اي نیروي کار همچنین همکاري

 
در برگزاري دوره هاي آموزشی را از جمله اقدامات کمیته امداد خوزستان برشمرد. 

 
130 هزار خانواده زیر پوشش کمیته امداد خوزستان هستند. 

 
برچسب ها 

 
- هویزه 

- کمیته امداد امام خمینی  

 
- خوزستان 
- دهه فجر



افتتاح چهار پروژه عمرانی در قوچان به ارزش 110 میلیارد تومان

منبع: ایرناشماره خبر:  762  |  تاریخ: 1400/11/20

مشهد – ایرنا- هم زمان با سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی چهار پروژه عمرانی در حوزه دولتی و بخش خصوصی به ارزش 110
میلیارد تومان با حضور استاندار خراسان رضوي در شهرستان قوچان افتتاح شد.

مشهد – ایرنا- هم زمان با سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی
چهار پروژه عمرانی در حوزه دولتی و بخش خصوصی به ارزش
110 میلیارد تومان با حضور استاندار خراسان رضوي در

 
شهرستان قوچان افتتاح شد. 

به گزارش ایرنا، کارخانه خوراك آبزیان بهین رشد در شهرك
صنعتی 2 قوچان اولین پروژه اي بود که توسط یعقوبعلی
نظري استاندار خراسان رضوي و معاون امور تولیدات دامی
وزارت جهاد کشاورزي و جمعی دیگر از مسئولان استانی و
شهرستانی به بهره برداري رسید و 48 میلیارد تومان براي آن
سرمایه گذاري شده است و با ظرفیت تولید 60 هزار تن در

سال توانسته اشتغال 45 نفر را فراهم کند.  

استاندار خراسان رضوي همچنین زمین چمن مصنوعی روستاي علی آباد به ارزش 800 میلیون تومان را که با مشارکت دهیاري این روستا،
خیرین و اداره کل ورزش و جوانان خراسان رضوي آماده شده بود به بهره برداري رسانده و همچنین به صورت ویدئو کنفرانس با حضور
معاون اول رئیس جمهور 395 پروژه عمرانی و اشتغال زایی را بااعتبار 93 میلیارد تومان در سطح استان افتتاح کردند که مرکز جامع سلامت

 
روستاي نسیم آباد قوچان با زیربناي 525 مترمربع و اعتبار یک میلیارد و 200 میلیون تومان ازجمله این پروژه ها بود. 

نظري همچنین با همراهی دماوندي نژاد معاون وزیر جهاد کشاورزي پروژه کارخانه پودر شیر خشک و پودر آب پنیر شرکت شهد گستر
آساك را نیز به بهره برداري رساند که 60 میلیارد تومان براي آن سرمایه گذاري شده است و با ظرفیت تولید 2 هزار و 400 تن در سال

 
اشتغال 45 نفر را به وجود آورده است. 

 
186 میلیارد تومان پروژه در قوچان افتتاح شد 

امین رضا مرآتی فرماندار قوچان در آیین افتتاح این پروژه ها گفت: هم زمان با دهه فجر 89 پروژه بااعتبار 186 میلیارد تومان در این

شهرستان به بهره برداري می رسد که بخش عمده اي از این پروژه ها توسط حوزه خصوصی تعریف شده است.  

وي بابیان اینکه مسیر توسعه از محل فعالیت بخش خصوصی عبور می کند، افزود: از 186 پروژه این شهرستان 17 پروژه بااعتبار 140

میلیارد تومان توسط بخش خصوصی و 72 پروژه بااعتبار 46 میلیارد تومان توسط حوزه دولتی افتتاح و کلنگ زنی می شود.  

مهمترین دستاورد انقلاب عزت و هویت اعتقادي است 



نظري استاندار خراسان رضوي نیز در این مراسم با اشاره به اهمیت توجه به دستاوردهاي انقلاب اسلامی گفت: مهم ترین نکته در پیروزي
انقلاب اسلامی و این حرکت اساسی به دست آوردن عزت و هویت اعتقادي است زیرا پیش از انقلاب این ملت در هیچ حوزه اي از استقلال

 
برخوردار نبودند. 

وي تصریح کرد : باید نسل هاي بعد انقلاب، جوانان و نوجوانان که آن مقطع را درك نکردند به این دستاوردهاي مهم برگشته و بدانند چگونه

 
هویت و استقلال امروز را به دست آورده ایم. 

استاندار خراسان رضوي بیان کرد: نباید تحت تأثیر عملیات رسانه اي دشمن قرار بگیریم زیرا امروز مستقل تر از جمهوري اسلامی ایران در

 
دنیا وجود ندارد که بتواند در برابر دنیاي استکبار بایستد. 

استاندار خراسان رضوي بابیان اینکه این انقلاب و استقرار نظام اسلامی دستاوردهاي بزرگی براي مردم و جامعه به وجود آورده است گفت:
امروز دنیاي استکبار همچون هشت سال دفاع مقدس جنگی دیگر را در حوزه اقتصادي تحمیل کرده و بنا به فرمایش رهبر معظم انقلاب در

 
یک جنگ ترکیبی قرار داریم. 

 
انتخاب فرماندار جهادي انقلابی خواسته مردم قوچان است 

امام جمعه قوچان نیز با یادآور اینکه این شهرستان با محرومیت ها دست وپنجه نرم می کند گفت: یکی از دلایل این محرومیت ها کشمکش

 
هاي سیاسی بوده و همین موضوع نیز باعث شده از حداقل امکانات همچون آسفالت مناسب و در شان مردم محروم بماند. 

حجت الاسلام علیرضا هراتی مطلق تأکید کرد: گاهی عده اي سروصدا می کنند که قوچان به این استان یا استان ملحق شود، مشکل محلق

 
شدن نیست بلکه مشکل در کم کاري ها بوده و این فایده اي براي مردم ندارد، مسئولین باید همراه و همکار دولت باشند. 

وي یکی از خواسته ها و مطالبات مردم را انتخاب فرمانداري جهادي، انقلابی و مدیر براي این شهرستان دانست و افزود: آمدن فرمانداري از
سیستان و بلوچستان یا هرمزگان دردي از مردم شهر را درمان نمی کند باید در این دولت مردمی و انقلابی، سیاسی کاري کنار گذاشته و

 
یک نیروي توانمند را براي کرسی فرمانداري انتخاب کنند . 

750 کارخانه در کشور در زمینه تولید خوراك دام، طیور و آبزیان فعالند  

حسین دماوندي نژاد معاون وزیر جهاد کشاورزي هم بابیان اینکه در کشور 24 میلیون تن ظرفیت تولید خوراك دام ، طیور و آبزیان بوده

گفت: این ظرفیت در قالب 750 کارخانه وجود دارد که متأسفانه 11 میلیون تن آن قابل بهره برداري است.  

وي ادامه داد: در آمایش سرزمینی و سرمایه گذاري براي این صنعت باید در ایجاد کارخانه ها به ظرفیت موردنیاز کشور توجه شود و یکی از

 
مشکلات در این زمینه ارز ترجیحی و اختصاص آن است . 

معاون وزیر جهاد کشاورزي بیان کرد: وقتی دانش و تکنولوژي براي تولید و نیاز داخل به کارگیري شود می توان اذعان کرد سرمایه گذاري

 
مطابق با موازین و استانداردهاي علمی صورت گرفته است. 

 
دماوندي نژاد تصریح کرد: کارخانه خوراك آبزیان قوچان توانایی تأمین نیاز استان خراسان رضوي و مال شرق کشور را دارد. 



 
قوچان با جمعیت 180 هزار نفر در فاصله 137 کیلومتري شمال غربی مشهد قرار دارد. 

 
برچسب ها 

 
- وزارت جهاد کشاورزي 

- انقلاب اسلامی ایران  

 
- قوچان 

 
- شهرك صنعتی 

 
- یعقوبعلی نظري 

- دهه فجر



استاندار کردستان: مدیران مشکل ساز براي سرمایه گذاران بازخواست می شوند

منبع: ایرناشماره خبر:  763  |  تاریخ: 1400/11/20

سنندج- ایرنا- استاندار کردستان خواستار تسهیل روند واگذاري مجوز براي سرمایه گذاران در استان شد و گفت: با مدیران یا
دستگاه هایی که باعث کند شدن روند ارائه مجوز براي فعالیت تولیدکنندگان شوند، با جدیت برخورد می شود.

 سنندج- ایرنا- استاندار کردستان خواستار تسهیل روند
واگذاري مجوز براي سرمایه گذاران در استان شد و گفت: با مدیران یا دستگاه هایی که باعث کند شدن روند ارائه مجوز براي فعالیت

 
تولیدکنندگان شوند، با جدیت برخورد می شود. 

به گزارش ایرنا، اسماعیل زارعی کوشا عصر چهارشنبه در حاشیه آیین افتتاح اقامتگاه بوم گردي باغ برزو در روستاي سنگین آباد قروه در
جمع خبرنگاران اظهار داشت: از موضوعاتی که بطور جدي پیگیري می شود، این است که مسیر اعطاي مجوزها به سرمایه گذاران باید کوتاه

 
و تسهیل شود و سرمایه گذار گرفتار کاغذبازي نشود. 

وي بر ضرورت تلاش مدیران و دستگاه ها براي کوتاه کردن روند تسهیل مجوز به سرمایه گذاران حتی به صورت خود اظهاري تاکید و اضافه

 
کرد: مجموعه مدیریت استان در کنار سرمایه گذاران است و با مدیرانی که در این زمینه کم کاري کنند، برخورد خواهد کرد. 

استاندار کردستان شهرستان قروه را داراي ظرفیت هاي فراوان در بخش کشاورزي و به ویژه تولید گندم و سیب زمینی عنوان کرد و ادامه
داد: در عرصه صنعت و معدن و گردشگري این شهرستان، مجموعه اي ظرفیت ها وجود دارد که اگر به درستی استفاده شود، مقصد سرمایه

 
گذاري و تحول در آینده خواهد شد. 

زارعی کوشا با بیان اینکه شهرستان قروه ورودي به استان است و هر قدر این ورودي خوب و توانمد باشد، انگیزه سرمایه گذاران براي سرمایه
گذاري بیشتر می شود، افزود: با سرمایه گذاري و ایجاد اشتغال و رفع بیکاري، بخش زیادي از مسایل برطرف می شود، ضمن اینکه با انجام

 
کار تبلیغی براي جذب سرمایه گذاران، می توان زمینه شکوفایی منطقه را فراهم کرد. 

استاندار کردستان بر لزوم معرفی ظرفیت هاي استان به استان هاي همجوار، ادامه داد: از ظرفیت بخش خصوصی براي برخی پروژه هایی که



 
معطل مانده است، می توان استفاده کرد و آن را به بهره برداري رساند. 

احیاي کارخانه فولاد قروه با کمک بخش خصوصی تا 6 ماه اول سال آینده و برنامه ریزي براي انتخاب پیمانکار در مدتی کوتاه براي مجموعه

 
فولاد قروه از دیگر مواردي بود که زارعی کوشا به آن اشاره کرد. 

آغاز احداث مدرسه 12 کلاسه شهرك دانش  

امروز همچنین با حضور استاندار کردستان کلنگ احداث مدرسه 12 کلاسه شهرك دانش قروه بر زمین زده شد. این مدرسه براي مقاطع

تحصیلی دبستان و متوسطه در زمینی به مساحت هفت هزار مترمربع احداث می شود.  

  

 
کمک 200 میلیون تومانی به خانه کشتی قروه 

زارعی کوشا عصر امروز به صورت سرزده از خانه کشتی قروه نیز بازدید کرد و پس از اطلاع از مشکلات موجود، قول داد براي تجهیز آن 2

 
میلیارد ریال کمک کند و از اعتبارات سال آینده هم اعتبار ویژه اي براي این خانه اختصاص یابد. 

 
 

افتتاح سردخانه دومداره و سورتینگ و بسته بندي محصولات  



امروز همچنین با حضور استاندار کردستان، فاز اول سردخانه دومداره و سورتینگ و بسته بندي محصولات الماسی بهره برداري شد. سردخانه

 
بالاي صفر با ظرفیت 2 هزار تن و متراژ یک هزار و 250 مترمربع سردخانه زیر صفر با ظرفیت 100 تن و متراژ 100 مترمربع است. 

با افتتاح این طرح براي پنج نفر به صورت مستقیم و 20 نفر غیرمستقیم اشتغالزایی شده و براي بهره برداري از آن 25 میلیارد ریال سرمایه

 
گذاري شده است. 

برچسب ها  

 
- کردستان 

 
- افتتاح طرح 

 
- سنندج 

- قروه



شهرك صنعتی فراشبند به شبکه گاز متصل شد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  764  |  تاریخ: 1400/11/20

همزمان با دهه مبارك فجر و سفر استاندار فارس به فراشبند، شهرك صنعتی این شهرستان به شبکه گاز سراسري متصل شد.

باشگاه خبرنگاران جوان شیراز - براي این طرح 4 کیلومتر خط
تغذیه اجرا، یک ایستگاه حفاظت کاتدي نصب و دو میلیارد

 
تومان هزینه شده است. 

اجراي طرح گازرسانی به این شهرك صنعتی با هدف توسعه
زیرساخت ها در جنوب غرب استان انجام شده و زمینه بهره
مندي واحدهاي صنعتی مستقر در این شهرك از گاز طبیعی

 
را فراهم کرده است. 

شهرك صنعتی فراشبند با 70 هکتار مساحت ، ظرفیت
استقرار 340 واحد صنعتی و اشتغال زایی بیش از هزار و 700

نفر را دارد.  

گازرسانی به مراکز صنعتی ضمن تقویت بخش صنعت و تولید، زمینه را براي جایگزینی سوخت پاك بجاي سوخت هاي فسیلی فراهم می
کند.



شمول مالی پست بانک ایران در کشور به 54 درصد افزایش پیدا کرده است

منبع: سیماي اقتصاديشماره خبر:  765  |  تاریخ: 1400/11/20

دکتر بهزاد شیري مدیرعامل پست بانک ایران در مراسم افتتاح 605 طرح و پروژه بانک با اشاره به اینکه افتتاح 83 باجه بانکی
روستایی به چرخه ارائه خدمات مالی و بانکی، به صورت مستقیم با رفاه اجتماعی مردم در مناطق هدف بانک ارتباط دارد، گفت:

امروز 35 خدمت بانکی به مردم مناطق روستایی ارائه می شود و 168 هزار ...

دکتر بهزاد شیري مدیرعامل پست بانک ایران در مراسم افتتاح 605 طرح و
پروژه بانک با اشاره به اینکه افتتاح 83 باجه بانکی روستایی به چرخه ارائه
خدمات مالی و بانکی، به صورت مستقیم با رفاه اجتماعی مردم در مناطق
هدف بانک ارتباط دارد، گفت: امروز 35 خدمت بانکی به مردم مناطق
روستایی ارائه می شود و 168 هزار نفر از جمعیت روستایی به بهره برداران
خدمات بانکی پست بانک ایران اضافه شد و شمول مالی پست بانک ایران

 
در کشور را به 54 درصد ارتقا داد. 

به گزارش اداره کل روابط عمومی پست بانک ایران، شیري با تاکید بر اینکه اضافه شدن یک درصد به شمول مالی در مناطق روستایی به
یکباره اتفاق نمی افتد، بلکه حاصل تلاش، برنامه ریزي مدیران و کارکنان بانک است، افزود: در طرح «پست بانکی شو» همکاران ما توانستند
با مراجعه حضوري به منازل مردم در روستاها 650 هزار فقره حساب جدید افتتاح کنند که شمول مالی پست بانک ایران را چهار درصد

افزایش داد.  

مدیرعامل بانک با اشاره به اینکه توسعه شمول مالی بانک همواره قطره چکانی ولی پیوسته بوده است، ادامه داد: امیدوارم با تلاش بیشتر 80

 
درصد جمعیت روستایی کشور به صورت مستقیم از خدمات پست بانک ایران بهره مند شوند. 

دکتر شیري با بیان اینکه در حال حاضر نزدیک به 9 هزار نفر با فعالیت در باجه هاي بانکی روستایی داراي درآمد ثایت و پایدار هستند،
خاطرنشان کرد: در 33 ماه گذشته ، پنج برابر درآمد آنان افرایش پیدا کرده و به عبارت دیگر نزدیک به 500 درصد درآمد آنان افزایش پیدا
کرده است. به عبارت دیگر درآمد باجه هاي بانکی روستایی هر سال به طور متوسط تا 170 درصد افزایش داشته است و پایداري درآمد باعث

 
به وجود آمدن شغل با ثبات در محیط روستایی شده است. 

بالاترین مقام اجرایی بانک با تاکید بر اینکه به ازاي هر 100 نفر کارمند مستقیم بانک، 322 نفر اشتغال مستقیم در باجه هاي بانکی
روستایی ایجاد شده است، گفت: این مدل همکاري مطلوب بخش دولتی و خصوصی است که در ارتباط با هم، در یک همکاري تنگاتنگ برد-
برد همگام هستند و این همکاري تبعات و آثار جانبی هم به دنبال دارد و به عنوان «آثار اجتماعی خدمات» محسوب می شود که یکی از این

آثار، تامین مالی در روستاها است.  

وي با اشاره به ایجاد 52 هزار و 460 شغل از محل این تامین مالی در روستاها افزود: صرفه جویی11 هزار و 170میلیون لیتري بنزین در

 
سال که بیش از 168 هزار میلیارد ریال در مصرف بهینه سوخت کشور تاثیر دارد یکی از ابن آثار اجتماعی خدمات است. 



دکتر شیري ادامه داد: محاسبات نشان می دهد که حضور پست بانک ایران در روستاها، 106 میلیون ساعت در سال، از حضور نیروي انسانی

 
براي انجام عملیات مالی در شهرها صرفه جویی می کند که معادل 11 هزار میلیارد ریال در مقیاس اقتصادي کشور است. 

مدیرعامل بانک با اشاره به اینکه در هر سال به طور متوسط 82 میلیون تراکنش بانکی از طریق ابزارهاي مالی یا باجه هاي بانکی روستایی

 
انجام می شود، گفت: که به عنوان آثار اجتماعی حضور پست بانک در اقتصاد ملی جایگاه ویژه اي داشته باشد. 

بالاترین مقام اجرایی بانک استفاده کنندگان از اینترنت و موبایل بانک پست بانک ایران در روستاها را بیش از دو میلیون و 200 هزار نفر
اعلام کرد و افزود: استفاده از این ابزارها علاوه بر اینکه دسترسی به خدمات بانکی را تسریع می کند، سواد الکترونیکی و شکاف دیجیتال
روستاها و شهرها را کم می کند که برنامه بانک نیز توسعه این بخش از خدمات است تا درصد شمولیت بانکداري الکترونیک در حوزه روستا

 
متناسب با نقاط شهري افزایش پیدا کند. 

دکتر شیري با بیان اینکه نگاه ما به ارائه خدمات بانکی علاوه بر دیدگاه کسب و کاري براي باجه هاي بانکی روستایی، توجه بیشتر مسئولیت
هاي اجتماعی در حوزه روستا است که از طریق باجه هاي بانکی روستایی اتفاق می افتد، گفت: وزیر ارتباطات و فناوري اطلاعات براي سال
آتی با پیشنهاد پست بانک ایران براي توسعه ابزارهاي پرداخت در روستاها، با استفاده از امکانات این وزارتخانه موافقت کرده است و دستورات
لازم به واحدهاي مربوط داده شده که با انجام این پیشنهاد، جهش دیگري در حوزه بانکداري الکترونیک در باجه هاي بانکی و کسب و

 
کارهاي روستایی اتفاق می افتد. 

بر اساس این گزارش، 605 پروژه پست بانک ایران با اعتباري بالغ بر دو هزار و 57 میلیارد ریال از محل اعتبارات بخش دولتی و خصوصی در
سراسر کشور با حضور مدیر عامل، اعضاي هیات مدیره و معاونین و مدیران امور و با حضور آنلاین مدیران استانی به مناسبت دهه مبارك

فجر و در آستانه چهل و سومین سالگرد انقلاب اسلامی افتتاح و مورد بهره برداري قرار گرفت.



استاندار ایلام: امروز ایران با صلابت و با اقتدار بیشتر در مقابل زورگویان عالم

ایستاده است

منبع: تسنیمشماره خبر:  766  |  تاریخ: 1400/11/20

گروه استان ها - استاندار ایلام گفت: امروز ایران با صلابت و با اقتدارتر در مقابل زورگویان عالم ایستاده است.

گروه استان ها - استاندار ایلام گفت: امروز ایران با صلابت و با
اقتدارتر در مقابل زورگویان عالم ایستاده است. - اخبار استانها

به گزارش خبرگزاري تسنیم از ایلام، حسن بهرام نیا عصر-  
امروز در جریان سفر به شهرستان چرداول به شهر آسمان آباد
رفت و در جمع باشکوه این مردم اظهار داشت: در این جمع
نورانی و با اخلاص بهترین سلام ها را به معمار کبیر انقلاب

 
اسلامی و شما مردم انقلابی و همیشه در صحنه می فرستم. 

وي افزود: آن امام عزیزي که با شکل دهی انقلاب اسلامی به

 
پشتوانه مردم بزرگترین معجزه قرن را رقم زد. 

استاندار ایلام در ادامه با گرامی داشت یاد و خاطره شهدا به ویژه 3 هزار شهید استان ایلام و 400 شهید ایل بزرگ خزل و شهر آسمان آباد
گفت: خدا را شاکر و سپاسگزارم که در این روز به مناسبت دهه مبارك فجر خدمتگزاران شما براي عرض ادب و ارادت و ارائه خدمات

 
خالصانه و تجدید میثاق دوباره در اینجا حاضر شده اند. 

وي افزود: امروز نهال انقلاب اسلامی تبدیل به شجره طیبه اي شده است که همه انسان هاي آزادي خواه از میوه شیرین آن تناول می کنند.  

بهرام نیا در ادامه به خدمات نظام مقدس جمهوري اسلامی در طول بیش از چهار دهه اشاره کرد و گفت: دستاوردها و خدمات نظام به حدي
است که امروز علی رغم تمام سیاه نمایی هاي دشمن اما مردم قدردان نظام شان هستند و همچنان مقاوم و سرو قامت در مقابل ناملایمات

 
موجود ایستاده اند. 

وي با اشاره به این مهم که امروز ایران اسلامی در همه زمینه ها در عالم حرف براي گفتن دارد اظهار داشت: امروز ایران اسلامی با صلابت و

 
با اقتدارتر از گذشته در مقابل زورگویان عالم ایستاده است. 

نماینده عالی دولت در استان با تقدیر از حمایت و سلحشوري ایل بزرگ خزل در دوران دفاع مقدس گفت: این ایل بزرگ در دوران جنگ

تحمیلی حماسه ساز فتح میمک شدند و مردانه از ایران اسلامی دفاع کردند.  

وي در ادامه با اشاره به صحبت هاي مقام معظم رهبري در دیدار دست اندرکاران بزرگداشت سرداران و 3000 شهید استان ایلام کرد: از

فرمایشات رهبر معظم انقلاب اسلامی در باره استان ایلام این چنین استنباط کردم که ایلام مظهر همه خوبی ها است.  



استاندار ایلام در ادامه به مظلومیت ایلام در ادوار مختلف اشاره کرد و گفت: جنابت حادثه زمین فوتبال شهداي چوار نماد مظلومیت ایلامیان

 
است. 

بهرام نیا در بخش دیگري از صحبت هاي خود شأن و تراز مردم ایلام را بالاست دانست و گفت: باید خدمات مسیولان نیز در این سطح ارائه

 
شود. 

وي در ادامه با اشاره به گفتمان عدالت محوري دولت سیزدهم گفت: تلاش می کنیم در این راستا قدم هاي مثبتی در راستاي خدمت به

مردم برداریم اما در این مسیر نیازمند مشارکت و حمایت و همراهی مردم هستیم.  

استاندار ایلام در ادامه در مورد مسائل و مشکلات مردم آسمان آباد گفت: در سفر ریاست جمهور به استان در مهرماه سال جاري
دستاوردهاي بسیار ارزشمندي از جمله بیش از 2 هزار میلیارد تومان ریالی و از بیش از 4.5 میلیارد دلار ارزي و از نظر تسهیلات و کارآفرینی

 
بیش از 1700 میلیارد تومان در بر داشت که در کمتر از 3 ماه حدود 490 میلیارد تومان از این اعتبارات به استان تخصیص یافته است. 

 
وي افزود: از جمله دیگر مصوبات سفر تکمیل زیرساخت هاي شهرستان در حوزه هاي مختلف براي شهرستان چرداول بود. 

بهرام نیا در ادامه به نگاه دولت در استان ایلام اشاره کرد و گفت: با مردم بودن و در کنار مردم بودن به ویژه در شرایط سخت منشور دولت

 
سیزدهم در استان است. 

 
وي تاکید کرد: به تیم مدیریتی دولت در استان تاکید کرده ام در بطن مردم، در میان مردم و با مردم باشند. 

استاندار ایلام درخصوص تبدیل شدن دهستان آسمان آباد به بخش گفت: از زمان معاون سیاسی در سال 91 این موضوع را پیگیري کرده ام

 
و موانع بر سر راه این خواسته به حق مردم را برطرف خواهیم کرد. 

 
آیت االله درّي نجف آبادي: نیروهاي مسلح جمهوري اسلامی ایران در اوج عزت و اقتدار نظامی قرار دارند 

 
نماینده ولی فقیه در همدان: انسجام دربین آحاد مردم، استمرار اقتدار کشور است 

 
منتظرالمهدي: اقتدار پلیس کشور شکسته شود، سنگ روي سنگ بند نخواهد شد 

وي در مورد راه آسمان آباد گفت: به زودي عملیات اجرایی رفع مشکل راه آسمان آباد نیز آغاز خواهد شد.  

بهرام نیا در پایان از مهمان نوازي و استقبال گرم مردم ایل خزل و مردم آسمان آباد تقدیر کرد و گفت: به پاس رشادت ها و سلحشوري هاي
این مردمان بزرگ براي همیشه نام ایل خزل و فاتحان میمک بر تارك استان ایلام می درخشد.



آغاز دوره هاي بوت کمپ موسسه آموزشی سبحان همزمان با دهه مبارك فجر

منبع: سیماي استانشماره خبر:  767  |  تاریخ: 1400/11/20

مدیر مسئول مراکز آموزشی سبحان از آغاز بکار دوره هاي بوت کمپ موسسه آموزشی سبحان همزمان با دهه مبارك فجر خبر داد.

به گزارش پایگاه خبري سیماي استان ، محسن ملاحسینی در
نشست خبري با اصحاب رسانه با تبریک دهه مبارك فجر بیان
کرد: رویداد کارآفرینی بوت کمپ هاي مهارت آموزي تا
اشتغال همزمان با جشن ملی 1400 در جهت افزایش مهارت

 
آموزي و ارتقا سطح علمی افراد آغاز بکار کرد. 

وي با بیان اینکه آموزش صرف و محض کمکی به افراد جویاي
کار نمی کند، گفت: در این راستا دوره هاي تخصصی را در

 
بوت کمپ هاي مهارت آموزي تا اشتغال در آکادمی مهارت آموزي سبحان ایجاد کردیم. 

مدیر مسئول مراکز آموزشی سبحان با اشاره به آغاز فعالیت این موسسه از سال 79 تا کنون ادامه داد: در یک دوره آموزشی فشرده در

 
کمترین زمان مهارت آموزشی تا اشتغال به فرد جویاي کار داده می شود. 

ملاحسینی با بیان اینکه تاب آوري قتصاد در کشور از شرایط خوبی برخوردار نیست، بیان داشت:در حوزه کار و اشتغال در کشور دچار بحران

 
هستیم. 

وي با بیان اینکه براي تکمیل چرخه کار توسعه فردي و انسانی ضروري است، گفت: فردي که سواد مالی ندارد به راحتی پول را از دست می

 
دهد که در این زمینه توسعه فردي و مهارت شغلی را باید گسترش دهیم. 

مدیر مسئول مراکز آموزشی سبحان با اشاره باینکه طبق آمار سازمان ملل کشور ایران در رتبه 70 جهان است، اظهار کرد: در بوت کمپ هاي

مهارت آموزي تا اشتغال، دوره هاي تخصصی را براي آموزش افراد و کارآفرینی آنها ایجاد کرده ایم.  
محسن ملاحسینی با اشاره به خلاء بین صنعت و دانشگاه گفت: با برگزاري دوره هاي بوت کمپ ها افرادي که تجربه کافی ندارند آموزش

 
داده می شوند وبا مهارت آموزي به بازار کار پیوند زده می شوند. 

در ادامه مدیر اجرایی دوره هاي بوت کمپ مرکز آموزشی سبحان در جمع خبرنگاران گفت: بوت کمپ یک دوره آموزشی تحت فشاربراي

 
یادگیري سریع مهارت هاي لازم جهت اشتغال است . 

خجسته ملاحسینی در ارتباط با تاریخچه بوت کمپ ها بیان داشت: در ابتدا این عبارت به معناي کمپ هاي نظامی آموزشی بود که براي

استخدام نیروهاي جوان برگزار می شد.  
وي اضافه کرد: واژه بوت کمپ در سال 1888 توسط ارتش آمریکا براي کمپ هاي آموزشی سخت و فشرده بوجود آمد، اما این عبارت نیز در

 
حوزه هاي دیگر ولی با همان مفهوم کلی استفاده می گردد. 

خجسته ملاحسینی با بیان اینکه تقریباً همه اشخاص علاقه مند می توانند در دوره بوت کمپ شرکت کنند ، گفت: اما اولین گروه هدف

مربوط به دانش آموزان و دانشجویان فارغ التحصیل است که هنوز وارد بازار کار نشده اند و در اصطلاح بیکار جویاي کار هستند.  
مدیر اجرایی دوره هاي بوت کمپ مرکز آموزشی سبحان ادامه داد: در دوره هاي بوت کمپ ها با کمترین زمان کارورزي جدي تري براي

 
مهارت آموزان انجام می شود. 

وي در ارتباط این دوره هاي آموزشی توضیح داد: بوت کمپ یک دوره آموزشی فشرده و کاملا مهارتی براي علاقه مند و با استعداد است که
فرد با شرکت در آن ها طی فرآیند منظم هر روزه، دانش کاربردي را در زمینه اي مشخص به صورت تخصصی بدست می آورد و سپس می

 
تواند به صورت حرفه اي وارد آن حوزه شود. 

ملاحسینی افزود: بوت کمپ ها به شما کمک می کنند تا با آمادگی بیشتر با چالش هاي واقعی در بازار کار روبه رو شوید. مطالب مهمی که



بوت کمپ ها در طول دوره به شما می آموزند موجب می شود تا در مصاحبه شغلی و روند استخدام با مشکلات کمتري روبه رو شوید و

بتوانید به شغل مناسبی دست پیدا کنید.  
مدیر اجرایی دوره هاي بوت کمپ مرکز آموزشی سبحان گفت: یکی از مهم ترین مسائل در کشور ما مربوط به فارغ التحصیلانی است که

 
داراي توان تئوري بسیار بالایی هستند اما به خاطر نداشتن تجربه عملی در شرکت ها جایی براي آن ها وجود ندارد. 

وي با بیان اینکه بوت کمپ به عنوان یک روش نوین براي پا گذاشتن به بازار کسب و کار، می تواند یک پلی میان صنعت و مرکزآموزشی
باشد، افزود: براي حضور در این دوره ها الزامی به تحصیل در رشته هاي دانشگاهی مرتبط نیست، اما داشتن استعداد، پشتکار فراوان و

 
همچنین آشنایی اولیه با مبانی مرتبط ضروري است. 

خجسته ملاحسینی گفت:هدف از بوت کمپ ها این است که کارآموزانی که تاکنون درآن زمینه فعالیت حرفه اي نداشته اند با کمک این

دوره هاي آموزشی می توانند تا شغل متناسب با بوت کمپ موردنظرخود را پیدا کنند.  
مدیر اجرایی دوره هاي بوت کمپ مرکز آموزشی سبحان بیان داشت: افرادي نیز که تمایل به مهاجرت دارند، می توانید با مهارت هایی که در

 
بوت کمپ ها آموزش می بینند براساس امکان سنجی و نیاز کشور مقصد را یافته و با دریافت یک مدرك با کد بین المللی اقدام کنند. 

گفتنی است؛ مراکز آموزشی سبحان یکی از برجسته ترین مراجع تخصصی آموزش مکالمه زبان هاي خارجی، هنرهاي تجسمی، فناوري
اطلاعات، امور مالی و بازرگانی، مهارت هاي تخصصی دیپلم فنی حرفه اي و کاردانش براي تمامی سنین از سطوح مقدماتی تا پیشرفته با
مجوزهاي داخلی از وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، سازمان آموزش فنی حرفه اي کشور، وزارت آموزش و پرورش ،سازمان مدیریت و برنامه

ریزي کشور در حوزه فناوري اطلاعات است.  
مؤسسه فرهنگی هنري سبحان با در اختیار داشتن پنج مرکز مستقل (آکادمی بین المللی مهارت آموزي کامپیوتر در اصفهان، مرکز آموزش
زبان، مرکز مهارت آموزي هنر و کاردانش، مجتمع آموزش مهارت هاي فنی و حرفه اي در شهرستان مبارکه و اصفهان و شرکت فناوري
اطلاعات سبحان رایان “ فاسکو“ ) بعنوان یک مرجع تخصصی و بین المللی آموزش و خدمات فرهنگی هنري ، با مجوز از وزارت فرهنگ و
ارشاد اسلامی ، سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور و سازمان مدیریت و برنامه ریز ي کشور در زمینه آموزش کارکنان دولت و آموزش
فرهنگیان 20 سال سابقه درخشان فعالیت را در سابقه خود دارد. آموزشگاه کامپیوتر اصفهان و مبارکه گام مهمی در جهت افزایش مهارت

آموزي و ارتقا سطح علمی افراد در تمامی سطوح برداشته است.



8 راه براي رسیدن به اقتدار اقتصادي
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8 راه براي رسیدن به اقتدار اقتصادي  

سارا فریدنی -از مهم ترین مسائلی که نه تنها در عرصه ي بین المللی، بلکه در خودباوري و اعتماد به نفس هر ملتی بسیار حائز اهمیت است،

موضوع اقتدار یا ضعف آن کشور است که این عامل در نحوه ي چینش و پیشبرد اهداف کشورها، در ارتباط با سایر ملل، بسیار اهمیت دارد.  
هرچه کشور داراي مؤلفه هاي قدرت بیشتري باشد، در مسائل چالشی و مورد اختلاف با سایر کشورها داراي قدرت چانه زنی بالاتري خواهد
بود. یکی از مهم ترین مؤلفه هاي اقتدار هر کشوري، اقتدار اقتصادي است. اقتصاد به سبب عوامل متعددي، از جمله ارتباط تنگاتنگ با
سیاست و اثرپذیري از آن و اثرگذاري بر آن و همچنین اثر مستقیم بر معیشت مردم، که جزء نیازهاي اولیه محسوب می گردد، همواره نقش
بسزایی را در مناسبات جهانی ایفاء کرده و از این جهت است که هرگاه کشورهاي غربی، به دلیل قدرت اقتصادي بالا، بخواهند بر کشوري
سلطه پیدا نموده و موضوعی را بر دیگر کشورها تحمیل نمایند، از اهرم تحریم هاي اقتصادي استفاده می نمایند؛ زیرا نسبت به گزینه ي

 
نظامی اولاً هزینه ي کمتري براي کشورهاي تحریم کننده دارد و از طرف دیگر داراي اثرگذاري بالاتري است. 

از این رو، مسئله ي اقتدار اقتصادي مورد توجه حضرت امام خمینی و مقام معظم رهبري بوده است و همواره بر این نکته تأکید داشته اند که

 
براي جلوگیري از فشارهاي کشورهاي مستکبر، کشور باید به سمت تقویت ساخت درونی و عدم وابستگی به سایر کشورها حرکت نماید. 

کشور ایران به علت دارا بودن منابع طبیعی فراوان، آب وهواي متنوع، ذخایر زیرزمینی بالا، نیروي کار جوان، مرزهاي آبی فراوان و قرار
گرفتن در منطقه اي مهم و حساس، می تواند با تکیه بر ترمیم بافت داخلی اقتصاد، به یکی از مقتدرترین کشورهاي اقتصادي جهان تبدیل
گردد و ضمن عدم تأثیرپذیري از دیگر اقتصادهاي برتر دنیا، بر بسیاري از مناسبات جهانی اثرگذار باشد. به طور مثال، اگر ایران بتواند به
عنوان سومین دارنده ي نفت خام و دومین دارنده ي گاز طبیعی جهان به قدرتی برسد که نیازهاي بودجه اي کشور وابسته ي به آن نباشد و
بتواند تولید خود را هر وقت اراده کند، متوقف نماید، واضح است که در بازار سوخت جهان چه اثري خواهد گذاشت. این نکته اي است که

 
بارها مقام معظم رهبري بر آن تأکید نموده اند. 

براي رسیدن به این وضعیت مطلوب که هم اقتصاد مقاومتی و هم اشتغال و تولید ملی تحقق پیدا کند و در نهایت به اقتدار اقتصادي بینجامد
باید الزاماتی را مدنظر داشته باشیم؛ چرا که بدون این الزامات می توان گفت مسیر انحرافی را طی می کنیم. در این نوشتار به چند مؤلفه

ضروري به اجمال اشاره می شود:  

 
1ـ مبارزه جدي و بی امان با پدیده قاچاق کالا 

پدیده قاچاق کالا و ارز یک پدیده چندوجهی شامل وجوه اقتصادي، اجتماعی، فرهنگی، امنیتی و... است که مهم ترین وجه آن اقتصادي می
باشد. از جنبه اقتصادي، قاچاق کالا و ارز سبب خروج اقتصاد از مسیر سالم، شکل گیري اقتصاد زیرزمینی، کاهش تولید ناخالص ملی، افزایش
بیکاري، کاهش سرمایه گذاري و تغییر الگوي مصرف و... می شود. پدیده قاچاق کالا در کشور ما، افزون بر آثار سوء اقتصادي به مثابه یک
چالش اقتصادي و اجتماعی حائز اهمیت است. امروز این پدیده علاوه بر اینکه یک تهدید جدي بر سر راه تجارت آزاد است، هزینه هاي
زیادي را نیز به بدنه اقتصادي کشور تحمیل می کند. مضافاً بسیاري از کالاهایی که به صورت قاچاق وارد کشور می شوند، کالاهاي مصرفی
بوده و عمدتاً جزو کالاهاي اساسی و مورد نیاز مصرف کننده نبوده، بلکه قاچاقچیان سودجو با تبلیغات و ایجاد نیاز کاذب در مصرف کننده به
مصرف این کالاها در داخل کشور دامن می زنند. ضمن اینکه این کالاها به دلیل نظارت نکردن مراجع قانونی اکثراً از کیفیتی پایین برخودار
بوده و استانداردهاي لازم را ندارند. افزون بر موارد مذکور 90 درصد قاچاق کالا از مبادي رسمی کشور انجام می شود که لازم است در مبارزه
با آنها هوشیارانه عمل کرد. برآورد کارشناسی این است که بین 15 تا 18 میلیارد دلار قاچاق در کشور صورت می گیرد که در صورت مبارزه

 
جدي با آن، هم وضعیت تولید ملی بهتر می شود و هم با این رقم می توانیم اشتغال بسیاري بالایی را ایجاد کنیم. 



 
پیامدهاي اقتصادي ناشی از قاچاق کالا و ارز که بر اقتصاد کشور مترتب می شود، عبارتند از: 

 
ـ شکل گیري اقتصاد زیرزمینی و فرار مالیاتی و گمرکی؛ 

 
ـ کاهش درآمدهاي دولت و افزایش کسري بودجه؛ 

 
ـ کاهش سطح تولید ناخالص ملی؛ 

 
ـ کاهش اشتغال و افزایش بیکاري؛ 

ـ هدر رفتن منابع ارزي کشور؛  

 
ـ توزیع ناعادلانه درآمد و افزایش فاصله طبقاتی؛ 

 
ـ گسترش فرهنگ تجمل گرایی؛ 

ـ کاهش امنیت عمومی با فرار گسترده سرمایه؛  

 
ـ کاهش تولیدات صنعتی داخلی. 

 
2ـ حمایت از تولید داخلی 

مهم ترین وظیفه دولت سیاست گذاري متناسب براي حمایت از تولید داخلی است که در این زمینه با دو اقدام می تواند فضا را براي تولید
کنندگان داخلی مهیا کند؛ اول اینکه با سیاست گذاري و تعیین تعرفه ها جلوي واردات کالاهاي مصرفی و تولیدي خارجی را سد کند؛ دوم
اینکه با فرهنگ سازي و تلاش براي تغییر ذائقه مصرفی به سمت حمایت از تولیدات داخلی حرکت کند. سیاست گذاري و فرهنگ سازي دو
بال حمایت از تولید داخلی هستند که تنها دولت قدرت هماهنگی این دو را دارد. در اقتصاد مقاومتی، دولت افزون بر نقش حاکمیتی تعریف
شده، مسئولیت برنامه ریزي، زمینه سازي، ظرفیت سازي، هدایت و کمک به بخش تولید را دارد؛ در چنین وضعیتی دولت در جایگاه یک
مسئول عمومی، باید تولید، کارآفرینی و اشتغال را هدایت کند و ضمن نظارت بر حُسن اجراي فعالیت ها، به نوعی یاري رسان بخش
خصوصی و تولیدکنندگان باشد. کار اقتصادي و فعالیت اقتصادي با محوریت مردم است و دولت به عنوان یک مسئول عمومی، بر حُسن
اجراي فعالیت ها نظارت می کند و تولید و کارآفرینی و اشتغال را هدایت می کند و با سیاست گذاري ها و برنامه ریزي ها و توزیع مناسب،
به کمک بخش خصوصی می آید. نقش دولت در نظام لیبرالی محدود به ناظر حقوقی و داوري می شود و مالکیت عمومی تنها در امور خاص
براي اداره کالاهاي عمومی به طور حداقلی تعریف می شود و در نظام سوسیالیستی، مالکیت به طور کلی عمومی است و دولت حتی بر امور
تولیدي و صنعتی هم حاکم است و برخلاف نظام سرمایه داري، مالکیت خصوصی بسیار حداقلی است. اما در تعریف اقتصاد مقاومتی، نه نقش
دولت به شدت نظام سرمایه داري کم رنگ و نه به شدت نظام سوسیالیستی پررنگ است؛ نقش نظارتی دولت به گونه اي است که در مقابله
با فساد اقتصادي و تبعیض می کوشد و با تأمین حداقل ها براي تمامی مردم و برطرف کردن نیازهاي اساسی آنها، به توسعه اقتصادي و ایجاد

 
زیرساخت هاي مناسب اجتماعی اهتمام می ورزد. 

3ـ زمینه سازي براي ورود جدي مردم به اقتصاد مقاومتی؛ ایفاي نقش پررنگ مردم در اقتصاد مقاومتی یک اصل اساسی است. اقتصاد
مقاومتی ماهیتاً اقتصادي مردمی است. اگر قرار باشد ما اقدام به نهادسازي هاي موازي در اقتصاد مقاومتی کنیم، هیچ لزومی ندارد که این
نهادسازي را دولت انجام دهد؛ بلکه ضروري است که مردم به این عرصه وارد شوند. در این بخش نهادهاي اقتصادي مردمی و سازمان هاي
مردم نهاد می توانند نقش بسیار پررنگ و تعیین کننده اي داشته باشند. اگر ما فضا را براي حضور جوانان مؤمن و خلاّق ایران اسلامی در
عرصه اقتصادي فراهم کنیم، قطعاً تحولات مثبتی را در این عرصه شاهد خواهیم بود. در نظام هاي اقتصادي مرسوم در جهان، نظام سرمایه
داري بر پایه مالکیت خصوصی و نظام سوسیالیستی بر پایه دولت بنا شده، اما اقتصادي که از آن به اقتصاد مقاومتی یاد می شود، مردم بنیاد

است، نه دولت محور.  
4ـ سیاست گذاري براي اصلاح الگوي مصرف؛ مصرف، تولید را جهت می دهد و این دو در کنار هم، جهت سرمایه گذاري را مشخص می
کنند. رونق تولید داخلی و کاستن از وارداتی که می تواند به افول و کم رونقی و توقف واحدهاي تولیدي داخلی منجر شود، موجب استقلال

 
اقتصادي، قطع وابستگی به خارج و ارتقاي فناوري در سطح کلان تر می شود. 

5 ـ افزایش بهره وري در تولید؛ کاهش قیمت تمام شده تولیدات، کیفیت بهتر و خدمات بیشتر در رقابت با تولیدات خارجی و کاهش واردات،

 
حمایت از تولید ملی به ویژه تولیدات راهبردي. 

6 ـ افزایش واردات دانش فنی؛ خطوط تولید و ماشین آلات در ازاي کاهش واردات کالاهاي مصرفی با توجه به اهمیت این نوع معاملات در

عصر اطلاعات، همزمان با تولید علم و تولید دانش فنی و حمایت از شرکت هاي دانش بنیان.  
7ـ تقویت «دیپلماسی اقتصاد مقاومتی»؛ هدف از این نوع دیپلماسی تبیین دستاوردهاي اقتصاد مقاومتی در مقابل فشارهاي وارده است.



برقراري ارتباطات خاص اقتصادي با برخی از کشورهاي دوست، گسترش ارتباطات اقتصادي با کشورها و بلوك هاي منطقه اي و گسترش
شرکاي تجاري از یک شریک عمده به چند شریک کوچک تر. استفاده لازم از موقعیت جغرافیایی و ژئوپلیتیکی ویژه که چانه زنی بین المللی
و منطقه اي را در گفت وگوهاي سیاسی و اقتصادي تسهیل می کند و بهره گیري از منابع مادي گوناگون به دلیل وسعت سرزمینی که داریم،
امنیت اقتصادي را ارتقا می بخشد. در یک معناي کلی باید گفت سفارتخانه هاي کشور و سفیران ما باید مدام در حال رایزنی و بازاریابی براي

 
اقتصاد کشور باشند. 

8 ـ لزوم توجه و دلجویی و حمایت دولت از فعالان اقتصادي؛ اگر دولت در حالت عادي از فعالان اقتصادي، از کشاورزان، کارگران و کارمندان
حمایت کند، آن وقت می تواند انتظار داشته باشد که آنها هم در روز مبادا به کمک کشور بیایند. اما اگر دولت آنها را رها کند و به مشکلات

 
شان اهمیتی ندهد و فقط به فکر خود باشد، دیگر توانی براي مقاومت در این اقشار باقی نمی ماند که بخواهند در روز مبادا مقاومت کنند. 

افزون بر مؤلفه هاي مذکور حمایت از صادرات، توجه به مدیریت مصرف و اصلاح الگوي مصرف، جهت گیري منابع صندوق توسعه ملی، ترویج
فرهنگ و اخلاق کار، توسعه ارتباطات بین المللی و جذب سرمایه هاي خارجی، تحقق کامل سیاست هاي اصل 44، بهبود مستمر فضاي
کسب وکار و رفع موانع دست وپاگیر تولید و اشتغال، چابک سازي دولت و کوچک شدن ادارات، حمایت و تقویت بخش خصوصی و تعاونی،
اجراي کامل سیاست هاي اصل 44، اصلاح و جهت گیري نظام بانکی به سمت اشتغال، هماهنگ سازي رشته هاي دانشگاهی با بازار کار و
رفع خلأهاي قانونی اشتغال و در صورت لزوم تصویب قوانین تسهیل کننده اشتغال از مهم ترین الزاماتی است که براي تحقق شعار سال

 
ضروري به نظر می رسد. 

ناگفته نماند تولیدکننده ایرانی با همه سختی هایی که در بخش تولید وجود دارد، باید این سختی ها را به جان و دل بخرد و در مسیر بهبود
بهره وري، ارتقاي کیفیت و فناوري، کاهش قیمت تمام شده، تنوع و نوآوري در محصول، مشتري مداري، تحقیق و توسعه قدم بردارد. از
سوي دیگر تولید و اشتغال موضوعی نیست که با صدور بخشنامه و دستور برقرار شود و هیچ کاري در این خصوص جز با مشارکت تشکل ها
و اعضاي شان جاري نخواهد شد. تشکل ها می توانند با فراهم کردن ترتیبات لازم براي انجام فعالیت هاي مشترك اقتصادي توسط اعضاي
شان، امکان کاهش هزینه و افزایش کیفیت این قبیل خدمات را میسر سازند. مشارکت در تدوین قوانین و مقررات، تعیین تعرفه واردات
کالاها و مبارزه با عرضه کالاهاي قاچاق و زیرپله اي جزو مواردي است که تشکل ها باید مورد توجه قرار دهند. دولت هم باید هرچه زودتر
برنامه هاي مدت دار خود را با مشورت بخش خصوصی براي حمایت از بنگاه هاي تولیدي و تقویت فعالیت بنگاه هاي دانش بنیان و بهبود
شاخصه ها و عوامل مؤثر بر محیط کسب وکار و کاهش بوروکراسی پیچیده اداري تبیین، اعلام و اجرایی کند. کنترل و کاهش واردات
کالاهاي مصرفی و محصولات مشابه داخلی، مبارزه جدي و مداوم و همه جانبه با قاچاق، برنامه هاي غلبه بر رکود، حمایت از حضور کالاهاي
ساخت ایران براي حضور در بازارهاي جهانی و رقابتی کردن کیفیت و قیمت تمام شده آنها، حمایت از ارتقاي فناوري و نوسازي ماشین آلات
و خطوط تولید، تعیین اولویت هاي سرمایه گذاري تولیدي و اتخاذ سیاست هاي حمایتی از آنها، برخورد با عملکرد ضد تولیدي دستگاه هاي
اجرایی و بانک ها نیز از جمله اقدامات مورد انتظار دولت است. براي دستیابی به این مقصود، قوه قضائیه و قوه مقننه باید قانون مورد نیاز را
تصویب کرده و قوانین معارض و ضد تولید را حذف کنند و قوه قضائیه هم با متخلفان مثل قاچاقچیان و مفسدان این بخش برخورد جدي

داشته باشد.



مرکز نوآوري علوم مهندسی دانشگاه شیراز آغاز به کار کرد

منبع: ایسناشماره خبر:  769  |  تاریخ: 1400/11/20

همزمان با چهل وسومین سال پیروزي انقلاب اسلامی و دهه مبارك فجر، مرکز نوآوري تخصصی علوم مهندسی دانشگاه شیراز راه
اندازي شد.

چهارشنبه 20 بهمن و در هشتمین روز از دهه مبارك فجر
مرکز نوآوري تخصصی علوم مهندسی دانشگاه شیراز که با
همکاري مرکز نوآوري و کارآفرینی دانشگاه و مرکز حمایت از
فعالیت هاي علمی دانشجویان، از مجموعه معاونت فرهنگی
دانشجویی دانشگاه تأسیس شده است، به طور رسمی امروز
چهارشنبه 20 بهمن با حضور رئیس دانشگاه شیراز راه اندازي

 
شد. 

سرپرست مرکز نوآوري تخصصی علوم مهندسی دانشگاه شیراز
در مراسم افتتاحیه این مرکز عنوان کرد: با توجه به تغییرات

سریع فناوري هاي روز و همچنین تغییر مسائل اجتماعی، نیاز به مرکزي که پاسخ متناسب با این تغییرات را از طریق پژوهش، جذب
خلاقیت ها و نوآوري ها، توانمندسازي افراد و تیم ها و درنهایت تولید محصول مبتنی بر دانش و پژوهش و عرضه آن به بازار بدهد ضروري به

 
نظر می رسد. 

سیداسماعیل حسینی، افزود: مرکز نوآوري تخصصی علوم مهندسی دانشگاه شیراز، براي همگام شدن با این تغییرات و به منظور استفاده از
ظرفیت دانشجویان و دانش آموختگان این دانشگاه در رشته هاي مهندسی در پیشبرد اهداف اقتصاد دانش بنیان، حمایت، تقویت و ترویج

 
فرهنگ نوآوري و کارآفرینی، تأسیس شده است. 

 
حمایت از شکل گیري چرخه ایده تا ثروت از اهداف ایجاد مراکز نوآوري است 

سرپرست مرکز نوآوري تخصصی علوم مهندسی دانشگاه شیراز اظهار کرد: حمایت از شکل گیري چرخه ایده تا ثروت یکی از اهداف ایجاد
مراکز نوآوري، مراکز رشد و پارك هاي علم و فناوري است. مراکز نوآوري به عنوان اولین نقش آفرینان در اکوسیستم شکل گیري و توسعه
شرکت هاي نوپا و دانش بنیان، با محوریت حمایت از کارآفرینان و افراد مستعد و خلاق از طریق ایجاد بسترهاي حمایتی و توانمندساز، سعی

در پرورش ایده هاي نو و کاربردي با رویکردي ثروت آفرین دارند.  

حسینی ادامه داد: دانشگاه شیراز با توجه به جایگاه و ظرفیت هاي منحصربه فرد دانشی به ویژه در حوزه علوم مهندسی، با چشم انداز توسعه
نوآوري ها در حوزه هاي مختلف علوم مهندسی از جمله؛ برق، کامپیوتر، مکانیک، عمران، مواد، شیمی و... و با هدف حمایت از افراد مستعد و
خلاق، توسعه کسب وکارهاي دانش بنیان و ارائه خدمات نوآورانه و تخصصی به نهادهاي سیاست گذاري، دولتی، اقتصادي، صنعتی و

 
فرهنگی، مرکز نوآوري تخصصی علوم مهندسی را ایجاد کرده است. 

او خاطرنشان کرد: اگر مرکز نوآوري تخصصی علوم مهندسی را به صورت یک سیستم ببینیم؛ این سیستم داراي سه دسته ورودي اصلی است



که عبارتند از؛ فرد کارآفرین (صاحب ایده)، فرد متخصص (بدون ایده) و تیم همراه با ایده. در این سیستم، حمایت هاي مختلفی حول دو

 
محور اصلی توانمندسازي افراد و پرورش ایده ها انجام می شود. 

سرپرست مرکز نوآوري تخصصی علوم مهندسی دانشگاه شیراز ادامه داد: حمایت هاي مرکز عبارتند از فضاي کار اشتراکی، مشاوره و
منتورینگ تخصصی، تیم سازي و شبکه سازي، حمایت مالی و ... این سیستم داراي دو خروجی اصلی است که شامل ایده هایی است که
پرورش یافته اند و به مرحله شتاب دهی و جذب سرمایه گذار رسیده اند و همچنین افراد متخصصی که در حوزه کسب وکار توانمند شده اند

و دانش و جسارت لازم براي ورود به زنجیره اقتصاد دانش بنیان کسب کرده اند.  

حسینی به روند پذیرش در این مرکز پرداخت و گفت: در زمستان امسال نخستین فراخوان پذیرش اعلام شد و پس از آن طی فرصت دو
هفته اي که به تیم ها داده شد حدود 60 نفر (تیم) فرآیندهاي اولیه ثبت نام خود و ثبت طرح و ایده خود را از طریق لینک ثبت نام فراخوان
انجام دادند. پس از ثبت نام اولیه تیم ها از طریق لینک ثبت نام آنلاین مرکز نوآوري مهندسی، کارشناسان مرکز طی مدت زمان حداکثر یک
هفته پس از پایان ثبت نام، صحت اطلاعات افراد متقاضی و طرح آن ها را انجام دادند و به تیم هاي فناور وضعیت طرح آن ها را اعلام کردند
که یا آن هاپذیرفته شده و براي مرحله دوم پذیرش و داوري مستقیم طرح خود هدایت می شوند و یا اینکه به دلیل نقض هر کدام از شرایط

ثبت نام، تیم آن ها رد شده و اجازه فعالیت را نخواهند داشت.  

او ادامه داد: پس از پذیرش اولیه طی جلسه اي طرح ها توسط تیم ها به صورت حضوري ارائه شدند و توسط شوراي داوري مرکز نوآوري
مهندسی و مطابق با مفاد جدول داوري و امتیاز دهی طرح ها داوري شدند. حدود 10 تیم توانستند حداقل امتیاز قبولی را متناسب با جدول

 
داوري کسب کنند و اجازه استقرار در مرکز نوآوري را داشته و از خدمات و حمایت هاي آن بهره مند شوند. 

مدیر پژوهشی دانشگاه شیراز نیز ضمن ابراز خرسندي از راه اندازي این مرکز؛ حمایت از واحدهاي مرکز نوآوري و فناوري دانشگاه را از جمله

 
اولویت هاي دانشگاه برشمرد. 

دکتر محمدحسین شیخی گفت: در حال حاضر که متأسفانه شاهد شرایط سخت اقتصادي و همچنین معضل خروج نخبگان از کشور مواجه
هستیم، یکی از روش هاي برون رفت از این مشکلات، حرکت به سمت اقتصاد دانش بنیان و حمایت از شرکت هاي دانش بنیان است که راه
اندازي چنین مراکزي به تحقق این اهداف کمک می کند، از همین رو براي انجام وظیفه دانشگاهی و ملی خود، از این راه اندازي و فعالیت

 
این مراکز و شرکت هاي دانش بنیان حمایت می کنیم. 

 
مشکلات فعلی نشان از عدم استفاده مناسب از ظرفیت هاي کشور است 

سرپرست دانشگاه شیراز نیز ضمن ابراز خرسندي از راه اندازي این مرکز اظهار کرد: جمهوري اسلامی ایران، از لحاظ داشتن منابع خدادادي
اعم از نیروي انسانی، موقعیت جغرافیایی، منابع زیرزمینی و... جزء کشورهاي طراز اول است و باتوجه به داشتن این منابع، ما می توانیم جزء
ثروتمندترین کشورها باشیم و هموطنانمان از رفاه و آرامش کاملی برخوردار باشند؛ اما مشکلات فعلی، به ویژه مشکلات اقتصادي نشانگر آن

است که از ظرفیت هاي کشور به شکل مناسبی استفاده نشده است.  

محمد مؤذنی، افزود: براي به فعلیت درآمدن ظرفیت هاي کشور، باید از مسیر علم، دانش و فناوري پیش رفت که زمینه ي آن در چنین
مراکزي فراهم می شود. اگر ما براي راه اندازي چنین مراکزي هزینه کنیم، درواقع سرمایه گذاري کرده ایم چراکه در صورتی که هریک از
ایده تیم هاي فناور در آن تحقق پیدا کند، می تواند جبران کننده این هزینه ها باشد. بنابراین حمایت از این مرکز و دیگر واحدهاي فناورانه

 
دانشگاه در اولویت برنامه هاي دانشگاه است. 

انتهاي پیام





سپاه 170 فرصت شغلی پایدار در شازند ایجاد کرد

منبع: تسنیمشماره خبر:  770  |  تاریخ: 1400/11/20

گروه استان ها- فرمانده سپاه ناحیه شازند گفت: سپاه 170 فرصت شغلی پایدار در شازند ایجاد کرد.

گروه استان ها- فرمانده سپاه ناحیه شازند گفت: سپاه 170

 
فرصت شغلی پایدار در شازند ایجاد کرد. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از شازند ، سرهنگ پاسدار رشید
اکبري عصر امروز در مراسم بهره برداري از پروژه هاي
محرومیت زدایی ناحیه مقاومت بسیج شازند با حضور فرمانده
سپاه روح االله استان مرکزي به مناسبت ایام االله دهه فجر با
اشاره به دستاوردهاي انقلاب اسلامی اظهار داشت: انقلاب
اسلامی در طول 43 سال گذشته به برکت روحیه دینی،
انقلابی و جهادي حاکم در کشور موفقیت هاي بسیاري کسب
کرده و دستاوردهاي عظیمی در بخش هاي مختلف حاصل

 
شده و امروز علیرغم وجود همه تحریم ها و توطئه هاي دشمن انقلاب اسلامی در اوج اقتدار و عزت است. 

وي افزود: خدمت رسانی به مردم ، رفع محرومیت زدایی توجه به روستاها و مناطق محروم از برنامه هاي مهم سپاه در شهرستان شازند است
و رویکرد سپاه در اجراي برنامه ها و پروژه ها امیدآفرینی است که در سطح شهرستان شازند 87 گروه جهادي سازماندهی شده که در عرصه
هاي سازندگی، محرومیت زدایی، بهداشت و درمان ، اشتتغال زایی، اقتصاد مقاومتی، نهضت کمک مومنانه، آموزشی و فرهنگی نقش آفرینی

 
می کننند. 

فرمانده سپاه ناحیه شازند ادامه داد: توزیع بیش از 40 هزار بسته معیشتی در قالب نهضت کمک مومنانه و سازماندهی گروه هاي جهادي
بسیج براي اجراي طرح جهادي و سلامت شهید سلیمانی که بیش از 50 عنوان خدمت در قالب این طرح به مردم ارائه می شود از مهمترین

اقدامات در راستاي مقابله با کرونا و کاهش آسیب هاي این بیماري در شازند است.  

 
فرمانده سپاه استان البرز: دشمن براي فریب افکار عمومی و تحریف واقعیت ها در فضاي مجازي تلاش می کند 

فرمانده سپاه استان البرز: مرکز مشاوره "سنگ صبور" در کرج راه اندازي شد  
وي بیان کرد: در راستاي ایجاد اشتغال بیش از 91 صندوق قرض الحسنه مردم پایه در سطح شهر شازند راه اندازي شده و بیش از 4 هزار نفر
در این صندوق ها سازماندهی شده اند و در سال 1400 بیش از 1704 مورد اشتغالزایی پایدار انجام شده است و محوریت برنامه هاي اشتغال

زایی توانمندسازي است.  

اکبري اضافه کرد: یکی از مهمترین اقدامات جهادگران بسیجی در شهرستان شازند ساخت واحدهاي مسکونی براي محرومین است که در
امسال بیش از 15 واحد مسکونی تحویل ولی نعمتان انقلاب شده و در ایام االله دهه فجر 5 واحد نیز تحویل داده شد و بیش از 25 جهیزیه

نیز در سال 1400 بین زوج هاي جوان توزیع می شود.  



فرمانده سپاه ناحیه شازند با اشاره به برنامه هاي دهه فجر گفت: به مناسبت ایام االله دهه فجر بیش از 200 عنوان برنامه در سطح شهرستان
شازند برگزار می شود که رزمایش کمک مومنانه، بهره برداري از پروژه هاي محرومیت زدایی، نشست هاي بصیرتی و جشن هاي انقلاب و

 
اجراي طرح جهادي و سلامت شهید سلیمانی از مهمترین آنها است. 

وي خاطرنشان کرد: امروز به برکت ایام االله دهه فجر و با حضور فرمانده سپاه روح االله برنامه ها و افتتاح پروژه هایی در دستور کار قرار گرفت
که دیدار با خانواده شهدا، تحویل 5 واحد مسکونی، دیدار با بسیجیان و نشست هاي بصیرتی از جمله برنامه هاي مهم امروز بوده است.



نماینده مردم بندرعباس در مجلس: توسعه باید توام با عدالت باشد + تصویر

منبع: تسنیمشماره خبر:  771  |  تاریخ: 1400/11/20

گروه استان ها- نماینده مردم بندرعباس در مجلس در آیین احداث مدول سوم آهن اسفنجی بر توسعه توام با عدالت تاکید و گفت:
توسعه بدون عدالت مشکلاتی را ایجاد می کند.

 
 

گروه استان ها- نماینده مردم بندرعباس در مجلس در آیین احداث مدول سوم آهن اسفنجی بر توسعه توام با عدالت تاکید و گفت: توسعه

 
بدون عدالت مشکلاتی را ایجاد می کند. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از بندرعباس ، محمد یاسر طیب نیا عصر امروز در آیین آغاز عملیات اجرایی یک طرح توسعه اي در فولاد
سیمین، اظهار داشت: قبل از پیروزي انقلاب اسلامی فولاد ما در دستان روس ها بود و قطعات مورد نیاز ما از خارج وارد می شد، اما امروز

 
بیش از 90 درصد از کالا هاي مورد نیاز صنعت فولاد در داخل کشور تولید می شود. 

وي افزود: بقیه موارد مورد نیاز صنعت فولاد که ملزم هستیم آن ها را از خارج از کشور تامین کنیم نیاز به تکنولوژي هاي پیشرفته اي دارد
که در این حوزه نیز باید تمام تلاش خود را به کار بگیریم که به این تکنولوژي ها نیز دست پیدا کنیم هر چند که می توان گفت امروز ما

 
تقریبا در این صنعت خودکفا شده ایم و نیاز هاي داخلی کشور را تأمین می کنیم. 

طیب نیا بیان کرد: سرمایه گذاران یک انتظاراتی دارند که ما باید تامین کنیم چرا که سرمایه گذاران دنبال بستر مناسب براي سرمایه گذاري
هستند و فراهم کردن این بستر بر عهده ما است چرا که اگر موقعیت سرمایه گذاري فراهم نشود بسیاري از سرمایه گذاران در خارج از کشور

 
سرمایه گذاري خواهند کرد. 

مدیرعامل فولاد مبارکه اصفهان ادامه داد: هدف ما در این مجموعه توسعه است و معتقدیم گام دوم فولاد مبارکه باید همگام با گام دوم
انقلاب که توسعه و پیشرفت است پیش برود و براي این دست یابی به این مهم محور اصلی کار را بر روي توسعه مجموعه هاي پایین دست

 
گذاشته ایم. 

وي عنوان کرد: حوزه تامین مواد اولیه، افزایش کیفیت محصولات، ارزش افزوده و محیط زیست ا ولویت هاي بعدي ما در فولاد مبارکه است
و معتقدیم باید بهره وري را افزایش دهیم و همچنین بر روي محیط زیست سرمایه گذاري هایی داشته باشیم چرا که باید به عنوان یک



 
صنعت پیشرو هواي محیط زیست را هم داشت. 

 
استان هرمزگان در افق 1404 به رتبه نخست تولید فولاد کشور ارتقا خواهد یافت 

 
تلاش وزارت صمت براي ترمیم عدم توازن زنجیره فولاد/ تعهد القایی ها براي تامین آهن قراضه 

عملیات احداث 4 طرح عظیم فولادي در شرکت فولاد هرمزگان با سرمایه گذاري 10 هزار میلیارد تومانی آغاز شد  
طیب نیا تاکید کرد: قطعا وظیفه داریم که انجام مسئولیت هاي اجتماعی خود را در قبال مردم به جا بیاوریم و اولین انتظاري هم که در این

 
راستا باید از ما داشته باشند ایجاد اشتغال است از این رو فولاد مبارکه حاضر به همکاري و تعامل با استان هرمزگان است. 

وي ادامه داد: یکی دیگر از زمینه هاي سرمایه گذاري ما در حوزه ورزش و تاسیس باشگاه هاي ورزشی است که این حوزه جزو رویکردهاي

 
اصلی ما می باشد. 

مدیرعامل فولاد مبارکه اصفهان خاطرنشان کرد: امیدواریم که توفیق خدمت به مردم شریف خطه هرمزگان را داشته باشیم و بتوانیم جلوي
خام فروشی را بگیریم چرا که متاسفانه امروز می بینیم که مواد خام صنعتی بدون برنامه صادر می شود و این ظرفیت گران بها به آسانی از
دست می رود در حالی که با صادر کردن مواد خام عمر صنایع ما کوتاه می شود اما می توان با برنامه ریزي دقیق و به جا محصولات با

کیفیت ایرانی را با ارزش افزوده تولید و صادر کنیم.  

محمد آشوري نماینده مردم هرمزگان در مجلس شوراي اسلامی نیز در این مراسم ضمن تبریک ایام االله دهه فجر اظهار داشت: همه ما بر
این باوریم توسعه باید پایدار باشد و توسعه اي همه جانبه داشته باشیم از این رو خوشحالم که انتظار 40 ساله مردم هرمزگان به نتیجه

 
رسیده و برنامه هایی جهت ایجاد اشتغال براي جوانان هرمزگان در حال انجام است. 

وي افزود: اشتغال پایدار رکن اساسی یک مجموعه صنعتی براي اهالی آن منطقه است و الحمدالله به برکت انقلاب اسلامی این منطقه به
منطقه ویژه اقتصادي تبدیل شده است در حالی که چهل سال پیش اینجا بیابان بود و در بحث خدمات اجتماعی هم صنایع باعث پیشرفت

 
استان شده اند و صندوق توسعه استان که در بودجه امسال مطرح شده است نیز می تواند نقش مهمی در توسعه داشته باشد. 

نماینده مردم بندرعباس در مجلس شوراي اسلامی بیان کرد: توسعه اقتصادي و صنعتی باید به توسعه عدالت ختم شود اما با این وجود این
موضوع در هرمزگان تا امروز چندان به چشم نیامده است از این رو شکل گیري منطقه ویژه اقتصادي خلیج فارس از 40 سال گذشته تا امروز
گواه پیشرفت و توسعه اقتصادي و صنعتی در منطقه و ظهور بنگاه هاي اقتصادي غول پیکیري است که نقش آنان در توسعه بی بدیل است و
در این برهه باید تلاش کنیم که توسعه اي توام با عدالت داشته باشیم و بنگاه هاي اقتصادي باید در روند توسعه عدالت سرعت بیشتري به

خرج دهند و همگی در تحقق آن سهیم باشند.  







نماینده ولی فقیه در کردستان: روي کارآمدن دولتمرد صالح از اهداف انقلاب

اسلامی بود

منبع: تسنیمشماره خبر:  772  |  تاریخ: 1400/11/20

گروه استان ها - نماینده ولی فقیه در استان کردستان گفت: "روي کارآمدن دولتمرد صالح، طرح موضوعات سالم براي جامعه
اسلامی، عدالت و رفاه" از جمله اهداف و دستاوردهاي انقلاب اسلامی بود.

گروه استان ها - نماینده ولی فقیه در استان کردستان گفت:
""روي کارآمدن دولتمرد صالح، طرح موضوعات سالم براي
جامعه اسلامی، عدالت و رفاه"" از جمله اهداف و دستاوردهاي

 
انقلاب اسلامی بود. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از دهگلان، حجت الاسلام
والمسلمین پورذهبی عصر امروز در مراسم جشن انقلاب که با
موضوع «انقلاب اسلامی، اقتصاد مقاومتی، تولید ملی و
کارآفرینی» با حضور روحانیون اهل تشیع و تسنن شهرستان
دهگلان برگزار شد، با اشاره به اینکه سخنان انبیا بسیار کارساز
و پرنفوذ بوده به فرموده خداوند در سوره هود قرآن اشاره کرد

 
و اظهار داشت: کارکرد یک روحانی اصلاح، موعظه و نصیحت است. 

وي روي کارآمدن دولتمرد صالح، طرح موضوعات سالم براي جامعه اسلامی، عدالت و رفاه را از جمله اهداف و دستاوردهاي انقلاب اسلامی
خواند و گفت: در گذشته فساد، ظلم، تبعیض، بی عدالتی و مصرف مشروبات الکلی رسما در جامعه رواج داشت که خوشبختانه با پیروزي

 
انقلاب اسلامی پایان یافت. 

نماینده ولی فقیه در استان کردستان با بیان اینکه ممکن است مشکلاتی در حوزه هاي مختلف همچون اقتصادي داشته باشیم اما نسبت به
قبل از انقلاب پیشرفت هاي زیادي کرده ایم تصریح کرد: رفاه تنها داشتن درآمد، مسکن و خوردن و آشامیدن نیست چرا که تامین امنیت،

 
ایجاد دانشگاه ها براي درس خواندن، فراهم شدن زیرساخت ها و جاده براي دسترسی آسان در این شرایط تحریم رفاه است. 

وي ایجاد امنیت را از مهم ترین دستاوردهاي انقلاب خواند و افزود: خوشبختانه به برکت حضور و هوشیاري نیروهاي نظامی، انتظامی و
دستگاه هاي امنیتی امنیت و آرامش در کردستان برقرار است لذا باید همه با هم ضمن قدردانی ، اجازه ندهیم خدشه اي به این امنیت وارد

شود.  

پورذهبی با ذکر اینکه مقابله با توطئه تکفیري ها رسالت روحانیون است، عنوان کرد: براي تامین مسکن علما مشکلی نداشته و آمادگی

 
پیگیري و مکاتبات با ادارات ذي ربط را داشته و بهبود وضعیت معیشتی نیز در حال انجام است. 

وي با بیان اینکه سادگی روحانیون شیعه و سنی زبانزد است، افزود: امیدواریم با برنامه ریزي هاي انجام شده، دغدغه این عزیزان برطرف

 
شود. 



نماینده ولی فقیه در استان کردستان با بیان اینکه توجه به رفع دغدغه هاي مردم به ویژه قشر روحانیون دغدغه همیشگی مسئولان نظام
است، یادآور شد: ممکن است مسئولان زیر مجموعه دچار اشباهاتی شوند اما رهبر معظم انقلاب یک فرد صالح، شریف و دلسوز ملت و

مسقولان نیز اراده را داشته که دچار مشکل نشوند.  

 
پورذهبی از فرماندار دهگلان خواست زمینه بازسازي سالن اجتماعات فعلی یا احداث سالن جدید مناسب و در شان شهرستان را فراهم کند. 

دستاو ردهاي انقلاب در 43 سالگی| روایت مردم از استبداد رژیم پهلوي در کردستان/ جبران محرومیت هاي تاریخی با پیروزي انقلاب +

 
فیلم 

 
امام جمعه موقت شهرکرد: انقلاب دست بیگانگان را از ایران کوتاه کرد 

وضعیت معیشتی روحانیون کردستان ارتقا یابد  

ماموستا عبدالسلام محمدي، امام جمعه دهگلان نیز در این مراسم با بیان اینکه روحانیون به عنوان ستون و پایه از نظام دفاع می کنند اظهار

داشت: ماموستایان در همه صحنه ها حضور فعال داشته و پشتیبان نظام و رهبري هستند.  

وي با اشاره به فرموده رهبري مبنی بر اینکه نضهت، نهضت روشنگري است گفت: لازم است انعکاس خدمات و دستاوردهاي نظام در اولویت

قرار بگیرد.  

امام جمعه دهگلان با بیان اینکه دشمن با تخریب و سیاه نمایی دنبال تحقق اهداف شوم خود است، تصریح کرد: انقلاب اسلامی در 43 سال

 
اخیر در حوزه هاي مختلف به مردم خدمات ارائه داده و روشنگري و وحدت اسلامی ایجاد کرده است. 

وي با اشاره به مشکلات کنونی اقتصادي در کشور که مدیریت ضعیت و ناکارآمد در چند سال گذشته می تواند مزدي بر علت مشکلات باشد،
افزود: امیدواریم با وجود دولت و مجلس انقلابی و پیگیري و دلسوزي هاي نماینده ولی فقیه در کردستان مشکل اشتغال، اقتصاد و نیازمندي

هاي مردم برطرف شود.  

ماموستا محمدي با بیان اینکه روحانیون در بحث فرهنگی نیز تلاش می کنند، تاکید کرد: امیدواریم هر چه زودتر وضعیت معیشتی روحانیون

 
ارتقا یابد. 

وي با اشاره به اینکه دشمن مطالبات به حق مردم را تبدیل به ابزاري براي پیشبرد اهداف خود می کند، یادآور شد: علماي کردستان در

 
کمال قناعت، مناعت طبع و سادگی زندگی کرده و مردم اعتماد زیادي به آنان دارند. 

امام جمعه دهگلان با تاکید بر اینکه ظرفیت هاي این شهرستان مورد توجه قرار بگیرد، گفت: ضمن قدردانی از برقراري بیمه و شهریه براي

 
روحانیون، انتظار می رود حکم مدرسی اساتید پس از گذشت 2 سال، صادر شود. 

 
امکانات در دورترین روستاهاي کردستان براي مردم فراهم است 

ماموستا ملاهاشم نوري امام جمعه اهل سنت قروه نیز در این مراسم با گرامیداشت یاد و خاطره شهداي انقلاب اسلامی و تبریک دهه مبارك

فجر اظهار داشت: خوشبختانه با پیروزي انقلاب اسلامی یکدلی، وحدت، امنیت و آرامش در کردستان برقرار و مردم از آن برخوردار شدند.  

وي با بیان اینکه دشمنان ایران اسلامی همواره دنبال تضعیف اقتدار نظام، برهم زدن امنیت کنونی و نابودي مسلمانان هستند، گفت:

خوشبختانه به برکت انقلاب اسلامی، هیچ احدي از متجاوزان جرات نگاه چپ به ایران را ندارند.  



ماموستا نوري با اشاره به اینکه شهید سلیمانی شر داعش را از سر ایرانیان نجات داد، امنیت کنونی را مسئله مهم خواند و تصریح کرد: باید

همه با هم قدردان و حافظ امنیت کنونی باشیم.  

امام جمعه اهل سنت قروه ابراز داشت: امروز در دورترین روستاها پزشک، نیروهاي فارغ التحصیل و همه امکانات و خدمات در سایه امنیت و

 
آسایش کنونی و به برکت انقلاب اسلامی وجود داشته که دشمن چشم دیدن اینها و رشد جوانانمان را ندارد. 

 
100 میلیارد تومان پروژه دهه فجر در دهگلان افتتاح شد 

فرزاد شمس فرماندار دهگلان نیز در این مراسم با تبرکی دها مبارك فجر اظهار داشت: علی رغم همه توطئه هاي دشمنان، پیشرفت هاي

 
خوبی در استان کردستان به ویژه این شهرستان انجام شده که مایه رضایتمندي مردم شده است. 

وي از برگزاري 150 برنامه فرهنگی هنري و افتتاح پروژه هاي متتلف به ارزش 100 میلیارد تومان به مناسبت دهه مبارك فجر در شهرستان
دهگلان خبر داد و گفت: احداث خانه محرومان، افتتاح سالن ورزشی شهید شکیبا سلیمی و چندین پروژه عمرانی و خدماتی از جمله برنامه

 
هاي این ایام مبارك بوده است. 

وي گفت: اگر همت و تلاش مسئولان در راستاي تحقق فرامین رهبري و پاسداري از خون شهدا و بر اساس داشته ها باشد، هیچ کس نمی

 
تواند کوچکترین تعرضی به کشور داشته باشد. 

فرماندار دهگلان از آسفالت 61 درصد راه هاي روستایی و برخورداري 100 درصدي روستاهاي این شهرستان از نعمت گاز طبیعی خبر داد و

 
افزود: امروز به برکت انقلاب اسلامی هیم روستایی نداریم که از نعمت برق محروم باشد. 

وي خاطرنشان کرد: ریل گذاري 20 کیلومتر از خطوط راه آهن همدان-سنندج از مسیر دهگلان، وجود سه سد قوچم، سنگ سیاه و سورال،
احداث 181 مدرسه، بزرگترین شهرك صنعتی و گلخانه و کارخانه لاستیک بارز با 906 نفر نیروي انسانی که اکثر آنها بومی هستند، از جمله

 
خدماتی بوده که به برکت انقلاب اسلامی براي مردم فراهم شده که نباید نادیده گرفته شود. 

شمس در پایان سخنان خود قول اختصاص اعتبار در شوراي برنامه ریزي براي ساخت سالن جدید اجتماعات در این شهرستان را داد و گفت:
البته احداث مجتمع فرهنگی هنري نیز آغاز شده اما با توجه به دغدغه نماینده ولی فقیه، مشکلی در تامین اعتبار نخواهیم داشت.



افتتاح گلخانه هاي هیدروپونیک با رویکرد صادراتی در دهاقان

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  773  |  تاریخ: 1400/11/20

دهاقان - چندین گلخانه هاي هیدروپونیک که مستعد تولید و صادرات محصول به اوراسیا هستند با حضور مسئولان استانی در
دهاقان افتتاح شد.

دهاقان - چندین گلخانه هاي هیدروپونیک که مستعد تولید و
صادرات محصول به اوراسیا هستند با حضور مسئولان استانی

 
در دهاقان افتتاح شد. 

به گزارش خبرنگار مهر، پروژه هاي عمرانی جهاد کشاورزي
شهرستان دهاقان عصر چهارشنبه با حضور ممسئولان استانی

 
افتتاح شد. 

در این مراسم کارخانه خوراك دام و طیور سامع دانه با
مساحت دو هزار و 905 مترمربع، زیربناي یک هزار و 350

مترمربع، ظرفیت تولید سالانه هفت هزار تن، میزان سرمایه گذاري 30 میلیارد ریال، تعداد اشتغال 14 نفر به طور مستقیم و 10 میلیارد

 
ریال تسهیلات افتتاح شد. 

در ادامه گلخانه سبزي و صیفی در روستاي همگین دهاقان با عنوان گلخانه هیدروپونیک سبزي و صیفی با 17 هزار و 500 مترمربع مساحت
زمین، 14 هزار و 650 مترمربع مساحت قابل کاشت، 220 تن میزان ظرفیت سالانه، 90 میلیارد ریال سرمایه گذاري، 50 میلیارد ریال وام از

 
صندوق توسعه ملی و 10 نفر پرسنل به بهره برداري رسید. 

افتتاح گلخانه هیدروپونیک سبزي و صیفی دیگري در روستاي همگین دهاقان با حدود 25 هزار مترمربع مساحت زمین، 20 هزار مترمربع
مساحت قابل کاشت، 350 تن ظرفیت سالانه، 130 میلیارد ریال سرمایه گذاري ،15 نفر نیروي کار و 60 میلیارد ریال وام از صندوق توسعه

 
ملی افتتاح شد. 

گفتنی است با توجه به حضور فعال گلخانه داران دهاقان در امر صادرات محصولات کشاورزي، این گلخانه ها نیز همانند بقیه با هدف صادرات
محصول به اوراسیا افتتاح شدند.



نام فاتحان میمک براي همیشه بر تارك ایلام می درخشد

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  774  |  تاریخ: 1400/11/20

ایلام-استاندار ایلام با اشاره به اینکه نام فاتحان میمک براي همیشه بر تارك ایلام می درخشد، گفت: ارتقاي منطقه آسمان آباد به
بخش پیگیري می شود.

ایلام-استاندار ایلام با اشاره به اینکه نام فاتحان میمک براي
همیشه بر تارك ایلام می درخشد، گفت: ارتقاي منطقه آسمان

 
آباد به بخش پیگیري می شود. 

به گزارش خبرنگار مهر، حسن بهرام نیا عصر امروز چهارشنبه
در جریان سفر به شهرستان چرداول به شهر آسمان آباد رفت
و در جمع باشکوه این مردم گفت: در این جمع نورانی و با
اخلاص بهترین سلام ها را به معمار کبیر انقلاب اسلامی و

 
شما مردم انقلابی و همیشه در صحنه می فرستم. 

وي افزود: آن امام عزیزي که با شکل دهی انقلاب اسلامی به پشتوانه مردم بزرگترین معجزه قرن را رقم زد.  

استاندار ایلام در ادامه با گرامی داشت یاد و خاطره شهدا به ویژه 3 هزار شهید استان ایلام و 400 شهید ایل بزرگ خزل و شهر آسمان آباد
گفت: خدا را شاکر و سپاسگزارم که در این روز به مناسبت دهه مبارك فجر خدمتگزاران شما براي عرض ادب و ارادت و ارائه خدمات

خالصانه و تجدید میثاق دوباره در اینجا حاضر شده اند.  

 
وي افزود: امروز نهال انقلاب اسلامی تبدیل به شجره طیبه اي شده است که همه انسان هاي آزادي خواه از میوه شیرین آن تناول می کنند. 

بهرام نیا در ادامه به خدمات نظام مقدس جمهوري اسلامی در طول بیش از چهار دهه اشاره کرد و گفت: دستاوردها و خدمات نظام به حدي
است که امروز علی رغم تمام سیاه نمایی هاي دشمن اما مردم قدردان نظام شان هستند و همچنان مقاوم و سرو قامت در مقابل ناملایمات

موجود ایستاده اند.  

وي با اشاره به این مهم که امروز ایران اسلامی در همه زمینه ها در عالم حرف براي گفتن دارد، اظهار داشت: امروز ایران اسلامی با صلابت و

با اقتدارتر از گذشته در مقابل زورگویان عالم ایستاده است.  

نماینده عالی دولت در استان با تقدیر از حمایت و سلحشوري ایل بزرگ خزل در دوران دفاع مقدس گفت: این ایل بزرگ در دوران جنگ

 
تحمیلی حماسه ساز فتح میمک شدند و مردانه از ایران اسلامی دفاع کردند. 

استاندار ایلام در ادامه به مظلومیت ایلام در ادوار مختلف اشاره کرد و گفت: جنابت حادثه زمین فوتبال شهداي چوار نماد مظلومیت ایلامیان

 
است. 

بهرام نیا در بخش دیگري از صحبت هاي خود شأن و تراز مردم ایلام را بالاست دانست و گفت: باید خدمات مسئولان نیز در این سطح ارائه



شود.  

وي در ادامه با اشاره به گفتمان عدالت محوري دولت سیزدهم گفت: تلاش می کنیم در این راستا قدم هاي مثبتی در راستاي خدمت به

 
مردم برداریم اما در این مسیر نیازمند مشارکت و حمایت و همراهی مردم هستیم. 

استاندار ایلام در ادامه در خصوص مسائل و مشکلات مردم آسمان آباد گفت: در سفر ریاست جمهور به استان در مهرماه سال جاري
دستاوردهاي بسیار ارزشمندي از جمله بیش از 2 هزار میلیارد تومان ریالی و از بیش از 4.5 میلیارد دلار ارزي و از نظر تسهیلات و کارآفرینی

بیش از 1,700 میلیارد تومان در بر داشت که در کمتر از 3 ماه حدود 490 میلیارد تومان از این اعتبارات به استان تخصیص یافته است.  

 
وي افزود: از جمله دیگر مصوبات سفر تکمیل زیرساخت هاي شهرستان در حوزه هاي مختلف براي شهرستان چرداول بود. 

بهرام نیا در ادامه به نگاه دولت در استان ایلام اشاره کرد و گفت: با مردم بودن و در کنار مردم بودن به ویژه در شرایط سخت منشور دولت

 
سیزدهم در استان است. 

وي تاکید کرد: به تیم مدیریتی دولت در استان تاکید کرده ام در بطن مردم، در میان مردم و با مردم باشند.  

استاندار ایلام درخصوص تبدیل شدن دهستان آسمان آباد به بخش گفت: از زمان معاون سیاسی در سال 91 این موضوع را پیگیري کرده ام

و موانع بر سر راه این خواسته به حق مردم را برطرف خواهیم کرد.  

وي درخصوص راه آسمان آباد گفت: به زودي عملیات اجرایی رفع مشکل راه آسمان آباد نیز آغاز خواهد شد.



افتتاح ده ها طرح عمرانی، خدماتی در آذربایجان شرقی

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  775  |  تاریخ: 1400/11/20

در نهمین روز از دهه مبارك فجر ده ها طرح عمرانی، خدماتی، کشاورزي و آموزشی در مناطق مختلف آذربایجان شرقی به بهره
برداري رسید.

باشگاه خبرنگاران جوان تبریز -چندین طرح خدماتی در
شهرستان ملکان افتتاح شد و این طرح ها شامل آسفالت ریزي
و بهسازي 12 روستا است که براي آن ها بیش از 16 میلیارد

 
تومان هزینه شده است. 

مدرسه 1 کلاسه خیر ساز با هزینه 250 میلیون تومان در

 
نظرکهریزي افتتاح شد. 

در هریس 8720 واحد بهسازي و مقاوم سازي شده مسکن
روستایی و 58 مین واحد از واحد هاي مسکن محرومین به صورت نمادین افتتاح شد. براي این طرح ها 500 میلیون ریال تسهیلات و 300

 
میلیون ریال کمک بلاعوض ارائه شده است. 

 
در بستان آباد چندین پروژه عمرانی و خدماتی با اعتباري بالغ بر 33 میلیارد و 500 میلیون تومان به بهره برداري رسید. 

کانال هدایت آب کشاورزي به طول 450 متر و هزینه 300 میلیون تومان و با ظرفیت پوشش دهی 120 هکتار از اراضی کشاورزي در بخش

گوگان افتتاح شد.  

 
روکش آسفالت و جدول گذاري در روستاي تیل بخش تسوج با اعتباري بالغ بر یک میلیارد و صد میلیون تومان به بهره برداري رسید. 

 
4 طرح عمرانی در عجب شیر با اعتبار 3 میلیارد تومان افتتاح شد. 

در اهر 2 واحد گاوداري 122 رأسی با اعتبار 33 میلیارد ریال با اشتغال زایی مستقیم 4 نفر و نخستین گلخانه تولید محصولات علوفه اي
(هیدروپونیک) در آذربایجان شرقی با ظرفیت تولید 1 تُن در روز در زمینی به مساحت 3050 مترمربع با اعتبار 1 میلیارد تومان به بهره

 
برداري رسید. همچنین چندین طرح عمرانی، آموزشی نیز در این شهرستان به بهره برداري رسید. 

در چاراویماق، باشگاه فرهنگی، ورزشی با اعتبار بالغ بر 45 میلیون تومان و طرح هاي دهیاري ها و فاقد دهیاري ها روستا هاي بخش شادیان

 
شهرستان چاراویماق با اعتبار بالغ بر 3 میلیارد تومان به بهره برداري رسید. 

در شهر جدید سهند، کلنگ عملیات اجرایی بیش از 7 هزار واحد نهضت ملی مسکن به زمین زده شد. همچنین با حضور استاندار آذربایجان
بهره برداري از چندین طرح عمرانی و خدماتی آغاز شد.



تجلیل از 10مؤسسه خیریه فعال نیکوکاري خراسان جنوبی

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  776  |  تاریخ: 1400/11/20

همزمان با گرامیداشت دهه فجر 10مؤسسه خیریه فعال نیکوکاري خراسان جنوبی تجلیل شدند.

باشگاه خبرنگاران جوان بیرجند - مدیرکل کمیته امداد امام
خمینی (ره) خراسان جنوبی گفت: براي جلوگیري از موازي
کاري در ارائه خدمات مؤسسات خیریه و کمیته امداد امام
خمینی (ره)، سامانه اي طراحی شده که مؤسسات خیریه در

آن ثبت نام می کنند.  

به گفته او 62 مؤسسه خیریه استان در سامانه شبکه

 
نیکوکاري ثبت شده است. 

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار هم در این مراسم گفت: یکی از برنامه و خدمات به محرومان در ابتداي پیروزي انقلاب اسلامی
تشکیل کمیته امداد امام خمینی (ره) بود که تاکنون در زمینه هاي مختلف اشتغال، تسهیلات، تهیه مسکن، امور حمایتی، بهداشت و درمان

به مددجویان تحت پوشش خدمات ارزنده اي ارائه داده است.  

طالبی گفت: اشتغال و توانمندسازي مددجویان تحت پوشش این نهاد یکی از خدمات بسیار مؤثر و کارساز بوده است و این توانمندسازي

توانسته جلوي بسیاري از آسیب هاي اجتماعی را بگیرد.  

او گفت: مؤسسه هاي خیریه به عنوان یاوران کمیته امداد امام خمینی تلاش می کنند و خدمت کردن مردم از مهم ترین ارزش هاست که با

 
کمیته امداد همکاري دارند. 

انتهاي پیام / ط ا



تحویل 200 واحد مسکن محرومین در استان مرکزي در سال جاري

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  777  |  تاریخ: 1400/11/20

به گزارش خبرگزاري فارس از اراك سردار سرتیپ دوم پاسدار
محسن کریمی عصر امروز در آیین بهره برداري از پروژه هاي
محرومیت زدایی شهرستان شازند اظهار کرد: بسیج یک نهاد
مردمی و خدمت رسان است که با روحیه ولایتمداري، جهاد،
ایثار و ازخودگذشتگی در مقاطع مختلف پاي کار بوده با نقش

 
آفرینی هاي مؤثر توانسته کارآمدي خود را به اثبات برساند. 

وي افزود: بسیج در آزمون هاي مختلف سربلند و موفق بیرون
آمده و بسیج سازندگی به عنوان یکی از قشرهاي خدمت رسان و مردمی بسیج در طول این سال ها در محرومیت زدایی و مبارزه با فقر

توانسته اقدامات مؤثري انجام دهد.  

فرمانده سپاه روح االله استان مرکزي بیان کرد: ایجاد انسجام و هم افزایی بین نهادها و دستگاه هاي خدمت رسان در راستاي رفع محرومیت و
مبارزه با فقر یکی از اهداف بسیج سازندگی در استان مرکزي است که در این راستا ستادي در استانداري مرکزي تشکیل شده و امیدواریم با

پاي کار آوردن همه ظرفیت ها شاهد اقدامات مؤثري باشیم.  

کریمی با اشاره به اینکه یکی از مهمترین مؤلفه هاي قدرت در کشور گروه هاي جهادي و جهادگران بسیجی هستند، گفت: جهادگران
بسیجی با نقش آفرینی مؤثر خود و به کارگیري روحیه دینی و انقلابی اقدامات مختلفی در راستاي رفع محرومیت و خدمت صادقانه به مردم

 
انجام می دهند و لذا امروز تقویت جبهه جهادي یک ضرورت است. 

وي تأکید کرد: سنت حسنه خدمت رسانی به مردم روز به روز باید تقویت شود و بسیج در این راستا تمام قد پاي کار است و مسیر شتابنده

 
خدمت به مردم توسط سپاه و بسیج روز به روز با قوت ادامه خواهد داشت. 

فرمانده سپاه روح االله استان مرکزي خاطرنشان کرد: نهضت ساخت مسکن محرومین یکی از مهمترین اقدامات سپاه و بسیج در سال هاي
گذشته است که در کنار سایر خدمات به ولی نعمتان انجام می شود و در سال جاري بیش از 200 واحد مسکن محرومین تحویل ولی نعمتان

 
انقلاب در استان مرکزي شده و این اقدام خداپسندانه با قوت ادامه خواهد داشت. 

توزیع 40 هزار بسته معیشتی در شازند  

فرمانده سپاه ناحیه شازند نیز در این آیین گفت: انقلاب اسلامی در طول 43 سال گذشته به برکت روحیه دینی، انقلابی و جهادي حاکم در
کشور موفقیت هاي بسیاري کسب کرده و دستاوردهاي عظیمی در بخش هاي مختلف حاصل شده و امروز علیرغم وجود همه تحریم ها و

 
توطئه هاي دشمن انقلاب اسلامی در اوج اقتدار و عزت است. 



رشید اکبري بیان کرد: خدمت رسانی به مردم، رفع محرومیت زدایی توجه به روستاها و مناطق محروم از برنامه هاي مهم سپاه در شهرستان
شازند است و رویکرد سپاه در اجراي برنامه ها و پروژه ها امیدآفرینی می باشد که در سطح شهرستان شازند 87 گروه جهادي سازمان دهی
شده که در عرصه هاي سازندگی، محرومیت زدایی، بهداشت و درمان، اشتغال زایی، اقتصاد مقاومتی، نهضت کمک مؤمنانه، آموزشی و

 
فرهنگی نقش آفرینی می کنند. 

وي افزود: توزیع بیش از 40 هزار بسته معیشتی در قالب نهضت کمک مؤمنانه و سازمان دهی گروه هاي جهادي بسیج براي اجراي طرح
جهادي و سلامت شهید سلیمانی که بیش از 50 عنوان خدمت در قالب این طرح به مردم ارائه می شود از مهمترین اقدامات در راستاي

 
مقابله با کرونا و کاهش آسیب هاي این بیماري در شازند است. 

فرمانده سپاه ناحیه شازند با بیان اینکه در راستاي ایجاد اشتغال بیش از 91 صندوق قرض الحسنه مردم پایه در سطح شهر شازند راه اندازي
و بیش از 4 هزار نفر در این صندوق ها سازمان دهی شده اند ادامه داد: در سال جاري بیش از 170 مورد اشتغال زایی پایدار انجام شده و

 
محوریت برنامه هاي اشتغال زایی توانمندسازي است. 

اکبري اضافه کرد: یکی از مهمترین اقدامات جهادگران بسیجی در شهرستان شازند ساخت واحدهاي مسکونی براي محرومین است که در
سال جاري بیش از 15 واحد مسکونی تحویل ولی نعمتان انقلاب شده و در ایام االله دهه فجر 5 واحد نیز تحویل داده شد و بیش از 25

جهیزیه نیز در سال جاري بین زوج هاي جوان توزیع می شود.  

وي با اشاره به برنامه هاي دهه فجر گفت: به مناسبت ایام االله دهه فجر بیش از 200 عنوان برنامه در سطح شهرستان شازند برگزار می شود
که رزمایش کمک مؤمنانه، بهره برداري از پروژه هاي محرومیت زدایی، نشست هاي بصیرتی و جشن هاي انقلاب و اجراي طرح جهادي و

 
سلامت شهید سلیمانی از مهمترین آنها است. 

فرمانده سپاه ناحیه شازند خاطرنشان کرد: امروز به برکت ایام االله دهه فجر و با حضور فرمانده سپاه روح االله برنامه ها و افتتاح پروژه هایی در
دستور کار قرار گرفت که دیدار با خانواده شهدا، تحویل 5 واحد مسکونی، دیدار با بسیجیان و نشست هاي بصیرتی از جمله برنامه هاي مهم

 
امروز بوده است. 

انتهاي پیام/



راه اندازي 58 مرکز نیکوکاري در گیلان در سال 1400

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  778  |  تاریخ: 1400/11/20

   

به گزارش خبرگزاري فارس از رشت، عباس اهرابی امروز در
جمع خبرنگاران با اشاره به افتتاح 25 مرکز نیکوکاري به
مناسبت چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی اظهار
کرد: طی سال جاري تاکنون، 58 مرکز نیکوکاري وارد چرخه

 
خدمت رسانی به نیازمندان شده است.  

به گفته وي، این مراکز نیکوکاري طی ده ماه سال جاري، 49 میلیارد و 80 میلیون تومان به صورت نقدي و غیر نقدي و خدمات مستقیم به

 
نیازمندان کمک کرده اند.  

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره) استان گیلان با بیان اینکه 74 درصد مراکز نیکوکاري به صورت عمومی و محله محور و 26 درصد به

 
صورت تخصصی فعالیت می کنند، افزود: 70 درصد مراکز نیکوکاري در سطح شهرها و 30 درصد در مناطق روستایی فعالیت می کنند.  

اهرابی با اشاره به اهداف تشکیل مراکز نیکوکاري افزود: واسپاري امور عام المنفعه به مردم، توسعه فرهنگ انفاق و احسان در سطح جامعه،

 
ارتقاء مسؤولیت اجتماعی در جامعه و افزایش سرمایه اجتماعی از جمله اهداف راه اندازي مراکز نیکوکاري می باشد.  

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره) استان گیلان با اشاره به اهم فعالیت هاي مراکز نیکوکاري بیان کرد: ارائه خدمات در حوزه هاي
مختلف اعم از فرهنگی و آموزش، درمانی و بهداشت، اشتغال و کارآفرینی، معیشتی و لوازم ضروري، جهیزیه و کمک هزینه ازدواج، احداث و

 
تعمیرات مسکن از جمله خدمات مراکز نیکوکاري به ولی نعمتان انقلاب اسلامی است.  

وي، مراکز نیکوکاري را بازوي قدرتمند و قوي کمیته امداد دانست و گفت: اعضاي هیئت عامل با درك صحیح محیط و شناخت دقیق

 
نیازمند و نحوه ارائه خدمت، بهترین وسیله براي کمک رسانی هستند.  

انتهاي پیام/84008



آپلود عکس

18 طرح صنعتی به مناسبت دهه فجر در قم به بهره برداري می رسد

منبع: قم پرسشماره خبر:  779  |  تاریخ: 1400/11/20

محمود سیجانی روز سه شنبه درگفت وگو با خبرنگار ایرنا، بیان کرد: بهره برداران این طرح هاي تولیدي که در سطح شهرك ها و
مناطق صنعتی استان افتتاح می شود در زمینه تولید محصولاتی همچون انواع پاکت هاي بسته بندي، انواع قفسه، یخچال و لوازم

فروشگاهی، ...

محمود سیجانی روز سه شنبه درگفت وگو با خبرنگار ایرنا، بیان کرد: بهره برداران این طرح هاي تولیدي که در سطح شهرك ها و
مناطق صنعتی استان افتتاح می شود در زمینه تولید محصولاتی همچون انواع پاکت هاي بسته بندي، انواع قفسه، یخچال و لوازم فروشگاهی،

 
انواع دستمال کاغذي، ساخت انواع رنگ، روغن جلا و پوشش هاي مشابه، مجموعه صفحه کلاج و انواع دوچرخه به فعالیت خواهند پرداخت. 

وي افزود: همچنین محصولات پلاستیکی، انواع فنر، محصولات فلزي ساختمانی، انواع کفش، انواع اگزوز خودرو، انواع محصولات پلاستیکی،
کاغذ و مقوا و محفظه هاي کاغذي، انواع روغن موتور، انواع لوازم فلزي کابینت و لوازم آشپزخانه از دیگر کالاهایی است که در این واحدهاي

صنعتی تولید خواهد شد.  

وي ادامه داد: بهره برداري از طرح هاي صنعتی همواره از مهمترین برنامه هاي دهه فجر استان قم است که علاوه بر کمک به رشد و توسعه

 
اقتصادي استان، موجب اشتغال تعداد قابل توجهی از جوانان با استعداد و جویاي کار در بخش تولید که از ارکان خودکفایی است، می شود. 

سیجانی گفت: ظرفیت هاي صنعتی استان طی سال هاي اخیر مورد توجه جدي بخش خصوصی و سرمایه گذاران علاقه مند به فعالیت در

 
این عرصه قرار گرفته است و به همین خاطر بخش تولید در قم با سرعت زیادي مسیر پیشرفت خود را طی می کند. 

وي بیان کرد: مسئولان استان نیز با نگاه به ظرفیت هاي محیط زیستی قم، حمایت از هرگونه سرمایه گذاري در این بخش را به جد در

 
دستور کار خود دارند و به همین دلیل فرآیندهاي مربوط به فعالیت هاي صنعتی در این استان تسهیل شده است. 

از 12 بهمن سالروز ورود امام خمینی(ره) بنیانگذار فقید جمهوري اسلامی ایران به میهن در سال 1357 هجري خورشیدي تا 22 بهمن

 
سالروز پیروزي شکوهمند انقلاب اسلامی ایران در همان سال، «دهه فجر» نامیده می شود. 

حجم سرمایه گذاري انجام شده براي واحدهاي صنعتی قم فراتر از 85هزار میلیارد ریال است که با این حجم از سرمایه گذاري صورت گرفته

 
در حدود 2 هزار و 400 واحد صنعتی و تولیدي استان براي بیش از 60 هزار نفر فرصت اشتغال ایجاد شده است. 

قم داراي هفت شهرك صنعتی شکوهیه، الغدیر، چاپ و نشر، سلفچگان، محمودآباد، درودگران، فناوري اطلاعات و ارتباطات (I.C.T) و چهار

 
ناحیه صنعتی خورآباد، دستجرد، سیرو و طغرود است که هر کدام از آنها موقعیت ممتازي براي توسعه سرمایه گذاري، تولید و اشتغال دارد. 

 
قم پرس منتظر دریافت اخبار و پیام هاي هموطنان عزیز می باشد. 



افتتاح سه پروژه عمرانی، تولیدي و صنعتی در رشت|تأکید بر هموارسازي مسیر

سرمایه گذاري

منبع: گیلان بهتر نوینشماره خبر:  780  |  تاریخ: 1400/11/20

نماینده عالی دولت در استان به مدیران تاکید کرد: هیچ سرمایه گذاري نباید پشت درب هاي بسته اتاق مدیران بنشیند، بلکه مدیر
وظیفه دارد در جهت رفع موانع سرمایه گذاري و حذف بروکراسی زائد اداري مسیر سرمایه گذاري را هموار کند.

 
 

 
با حضور اسداالله عباسی، بخش توسعه مرکز آموزشی و درمانی بیمارستان دکتر حشمت رشت افتتاح شد. 

 
این مرکز با اعتباري افزون بر 550میلیارد ریال در سه طبقه بنا شده و زیربنایآَن سه هزار و 200 متر مربع است. 

با افتتاح بخش توسعه مرکز آموزشی و درمانی بیمارستان دکتر حشمت رشت، 56 تخت بیمارستانی شامل تریاژ قلب و عروق، بستري

 
اورژانس و بخش CCU زنان و مردان به ظرفیت بیمارستانی استان اضافه شد. 

در ادامه با حضور استاندار گیلان یک واحد تولید خوراك آماده طیور با ظرفیت تولید سالانه 24هزار تن در شهرك صنعتی سفیدرود رشت

 
افتتاح شد. 

 
براي ساخت و تجهیز این واحد تولیدي که زیربناي آن دو هزار و950مترمربع است، 280میلیارد ریال سرمایه گذاري شده است. 

همچنین استاندار گیلان سردخانه یک هزارتنی با ظرفیت اشتغال 120نفر را افتتاح کرد.  

این واحد در زمینی به مساحت4هزار و 227متر در چهارطبقه با اعتباري افزون بر 280میلیارد ریال بنا شده و 60میلیارد ریال نیز از محل

 
تسهیلات بانکی تامین شده است. 

عباسی در حاشیه افتتاح پروژه هاي امروز در جمع خبرنگاران به ظرفیت هاي گیلان به ویژه در حوزه کشاورزي اشاره و اظهار کرد: باید

 
امنیت غذایی، مزرعه تا سفره را جدي بگیریم و نسبت به تکمیل زنجیره ارزش اقدام کنیم. 

وي با اشاره به اینکه امروز در تولید مرغ، گیلان رتبه ممتازي در کشور دارد و 10درصد نیاز کشور را تامین می کند، گفت: با توسعه صنایع

 
تبدیلی و بسته بندي علاوه بر ایجاد ارزش افزوده، می توان سطح بهره وري و اشتغال را نیز افزایش داد. 

استاندار گیلان توجه به اقتصاد دریامحور، اقتصاد گردشگري و اقتصاد کشاورزي را ضرورتی در مسیر تعالی استان خواند و افزود: در جهت

 
شکوفایی این توانمندي ها لازمست از سرمایه گذاران و علاقمندان به فعالیت هاي اقتصادي حمایت کرد. 

عباسی افزایش ظرفیت سردخانه اي را موجب رشد اقتصاد کشاورزي خواند و با اشاره به عمر کوتاه محصولات کشاورزي، توسعه سیستم

 
نگهداري محصولات کشاورزي را گامی اثرگذار براي افزایش مدت نگهداري محصول با رعایت استانداردها و توزیع آن در زمان مناسب خواند. 



وي با تاکید بر اینکه نباید اعتبارات تنها در مرکز استان صرف شود، تقسیم منابع در تمامی نقاط استان و در همه بخش ها را امري مهم
خواند و تصریح کرد: در راستاي اجراي این سیاست تاکنون افزون بر 50مجوز بی نام در بخش هاي مختلف آماده شده که مبناي آن آمایش

 
سرزمینی، مزایا و فرصت هاي هر منطقه است. 

نماینده عالی دولت در استان به مدیران تاکید کرد: هیچ سرمایه گذاري نباید پشت درب هاي بسته اتاق مدیران بنشیند، بلکه مدیر وظیفه

 
دارد در جهت رفع موانع سرمایه گذاري و حذف بروکراسی زائد اداري مسیر سرمایه گذاري را هموار کند. 

وي با تصریح اینکه فضاي خوبی براي توسعه اقتصادي در کشور فراهم است، بهره گیري از همه ظرفیت هاي استان که منجر به توسعه پایدار،
اشتغال و امنیت اقتصادي می شود را ضروري خواند و گفت: اجازه نمی دهم در بحث توسعه استان به ویژه تولید، هیچ سرمایه گذاري ناامید

 
شود، از این رو لازمست انگیزه سرمایه گذاران را افزایش دهیم. 

  

  



  

  



از تامین نهاده هاي دامی تا فعال کردن واحدهاي تعطیل روستایی

منبع: ایرناشماره خبر:  781  |  تاریخ: 1400/11/20

استانها - ایرنا - خبرنگاران ایرنا 20 بهمن ماه نسبت به پوشش رویدادها و تولید محتوا اقدام کردند که از مهمترین آنها می توان به
افتتاح بیش از 6 هزار پروژه در سراسر کشور، فعال کردن واحدهاي تعطیل روستایی، تسریع در واگذاري اسناد املاك علوي، تامین

نهاده هاي دامی و رفع تصرف نوار ساحلی اشاره کرد.

 استانها - ایرنا - خبرنگاران ایرنا 20 بهمن ماه نسبت به
پوشش رویدادها و تولید محتوا اقدام کردند که از مهمترین آنها می توان به افتتاح بیش از 6 هزار پروژه در سراسر کشور، فعال کردن

واحدهاي تعطیل روستایی، تسریع در واگذاري اسناد املاك علوي، تامین نهاده هاي دامی و رفع تصرف نوار ساحلی اشاره کرد.  

به گزارش گروه اخبار استانهاي ایرنا، امروز خبرنگاران ایرنا در استانهاي مختلف سوژه هاي مهمی را به عنوان مطالبات مردم و در حوزه هاي
سیاسی، اقتصادي، اجتماعی و فرهنگی پیگیري کردند که "بیم و امیدهاي وقایع تاریخ انقلاب از زبان مبارزان سمنانی"، "گردشگري
کهگیلویه و بویراحمد در مسیر پیشرفت"، " «موقعیت مهدي» آغازي براي نگاه متفاوت به سینماي دفاع مقدس"، "پس لرزه هاي فیش
حقوقی شهرداري کرمان؛ کفه موافقان می چربد یا مخالفان؟ " و "بن بست انتخاب شهردار براي بزرگ ترین شهر مازندران" از جمله این

گزارش ها بود.  

گروه استانها هم در گزارشی به بیان آخرین وضعیت شیوع ویروس کرونا در ایران پرداخت که در مقدمه این گزارش آمده است: آمارها نشانگر
این است که در حال حاضر توجه سویه اومیکرون کرونا به دلیل انجام نشدن واکسیناسیون در رده سنی کودکان، در پیک ششم، گروه سنی

اطفال را بیشتر از بزرگسالان درگیر کرده است.  

این گروه همچنین در گزارش دیگري با عنوان "ضرباهنگ گازرسانی به روستاها تندتر شد" به موضوع افتتاح طرح هاي صنعت گاز و

پتروشیمی در استان هاي کرمانشاه، سیستان و بلوچستان، خراسان جنوبی، فارس و خوزستان با حضور رییس جمهور پرداخته است.  

مرکز ایرنا در تهران نیز در خبري اعلام کرد که با حضور محمد مخبر معاون اول رییس جمهور 6 هزار و 578 پروژه روستایی در سراسر کشور
افتتاح شد. براي اجراي این پروژه ها بیش از 124 هزار میلیارد ریال هزینه شده است. با افتتاح این طرح هاي روستایی براي بیش از 52 هزار



 
نفر شغل ایجاد شده است. مخبر همچنین از کارخانجات و اصناف پیشوا بازدید کرد. 

  

معاون توسعه روستایی رییس جمهور هم در این مراسم گفت که سال آینده 2 هزار واحد تعطیل روستایی فعال می شود. سیدامیرحسین
مدنی اضافه کرد: رونق روستا یکی از مهمترین برنامه هاي دولت سیزدهم است و افتتاح نزدیک به هفت هزار پروژه حوزه راه روستایی، آب،

برق، انرژي و طرح هادي روستایی نمونه اي از این اهتمام است.  

همچنین امروز رئیس بنیاد مستضعفان در مراسم واگذاري هشت هزار و 572 سند املاك خاندان پهلوي در گرگان که بصور ویدئو کنفرانسی
برگزار شد تاکید کرد که تسریع در واگذاري اسناد املاك علوي به مردم گلستان ضروري است. پرویز فتاح همچنین در ساري گفت که بنیاد

 
مستضعفان 900 هکتار زمین براي طرح جهش تولید مسکن واگذار کرد. 

رئیس سازمان جنگلها، مراتع و آبخیزداري هم در حاشیه سفر به قزوین تصریح کرد که 125 میلیون هکتار از اراضی کشور نیازمند عملیات

 
آبخیزداري است. مسعود منصور یادآورشد: باید سالانه بین 5 تا 10 میلیون هکتار از اراضی کشور مورد عملیات آبخیزداري قرار بگیرند. 

از زاهدان نیز خبر رسید که فرمانده کل انتظامی کشور وارد ایرانشهر شد. سردار حسین اشتري در جریان بازدید از یگان هاي انتظامی مستقر

در ایرانشهر تاکید کرد که وضعیت امنیت در مرزهاي سیستان و بلوچستان خوب است.  

  

همچنین معاون وزیر راه و شهرسازي و سرپرست شرکت مادر تخصصی شهرهاي جدید کشور که به تبریز سفر کرده است تاکید کرد که
زیرساخت ها باید در شهرهاي جدید مورد توجه جدي قرار بگیرد. عبدالرضا جعفري اضافه کرد: در شهرهاي جدید باید تنها مسکن سازي

 
صرف مورد توجه قرار نگیرد، بلکه باید به همه شاخص هاي توسعه یافتگی در بحث فرهنگی و تولید مسکن توجه شود. 



معاون اداري، مالی و مدیریت منابع وزارت علوم، تحقیقات و فناوري هم که در سمنان به سر می برد تصریح کرد: دانش آموختگان فعال در
حوزه فناوري و نوآوري حمایت می شوند. علی خطیبی ادامه داد: در راستاي کاهش آمار بیکاري دانش آموختگان، کارآفرینی و ایجاد اشتغال،

 
اعتبارات مطلوبی براي توسعه پارك هاي علم و فناوري و شرکت هاي دانش بنیان در نظر گرفته است. 

رییس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی کشور نیز در چابهار اعلام کرد: بنیاد مسکن تا بازسازي کامل مناطق آسیب دیده سیلاب سیستان و
بلوچستان در کنار مردم است. اکبر نیکزاد تصریح کرد: بازسازي و بهسازي واحدهاي مسکونی مناطق سیل زده کنارك، سیستان و بلوچستان،

 
هرمزگان و بوشهر مورد تاکید رییس جمهور است. 

معاون سازمان حفاظت اطلاعات سپاه هم در اهواز گفت که حفاظت از اطلاعات براي پیشگیري از نفوذ دشمن ضروري است. سردار سرتیپ
دوم پاسدار حسین رضا صادقی یادآور شد: تجربه عملیات غرور آفرین والفجر هشت در حفاظت از اطلاعات، چراغ راهی براي موفقیت نظام

 
اسلامی و پیشگیري از نفوذ دشمن در عصر حاضر است. 

مرکز ایرنا در کرمان نیز خبر داد که جمعی از اعضاي خانه مطبوعات استان کرمان در نشستی با وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، مشکلات
صنفی خود اعم از بیمه، شیوه رتبه بندي پایگاه هاي خبري و انتشار مطبوعات و همچنین صدور کارت خبرنگاري را مطرح کردند و خواستار

رفع آن شدند.  

 
 

همچنین رییس سازمان امور عشایر کشور در خرم آباد گفت که نهاده مورد نیاز دام عشایر تا هفته آینده تامین می شود. عباس پاپی زاده
همچنین خبر داد که در بودجه سال آینده 100 میلیاردتومان به ساخت راه و تامین آب آشامیدنی مناطق عشایري لرستان اختصاص می

یابد.  

معاون حقوقی و امور مجلس وزارت علوم، تحقیقات و فناوري هم در قزوین اعلام کرد که ساخت و تجهیز خوابگاه هاي متاهلی در دستور کار
وزارت علوم قرار دارد. مرتضی فرخی همچنین تاکید کرد: حل نیازها و مشکلات صنعتی و اجتماعی به عنوان ماموریت به دانشگاه ها واگذار

می شود.  

مدیرکل دفتر میوه هاي سردسیري و خشک معاونت امور باغبانی وزارت جهاد کشاورزي نیز در شهر کرد گفت که سالانه 20 میلیون تن انواع
میوه در باغات کشور تولید می شود. داراب حسنی خاطرنشان کرد: سیب درختی، کشمش و پسته بیشتري میوه صادراتی ایران به بازارهاي

 
35 تا 80 کشور جهان است. 

امروز همچنین مرکز ایرنا در بندرعباس خبر داد که در پی دستور رییس جمهور و با تاکید استاندار هرمزگان 31 هزار مترمربع از نوار ساحلی



بندرعباس رفع تصرف شد. در روزهاي اخیر، 30کیلومتر از سواحل جزیره قشم براي حفظ حریم 60 متري دریا و استفاده عموم مردم از

سواحل با هماهنگی دستگاه قضایی تخریب شده است.  

معاون صنعت، معدن و تجارت گلستان هم در گفت وگو با خبرنگار ایرنا در گرگان خبر داد که 10 میلیون دلار ید از گلستان صادر شد.

 
هومن هادیان اضافه کرد: در سال گذشته حدود 567 تن ید تولید شد که در 9 ماهه امسال این عدد به 432 تن رسیده است. 

  

معاون صنایع عمومی وزارت صنعت، معدن و تجارت نیز در قم گفت که قیمت گذاري جدید محصولات شفافیت بازار را افزایش می دهد.

 
محمد مهدي برادران همچنین تاکید کرد: افزایش کیفیت رویکرد اصلی وزارت صمت در صنعت لوازم خانگی است. 

همچنین معاون توسعه مدیریت و منابع انسانی وزارت راه و شهرسازي در بوشهر اعلام کرد که اقتصاد ایران باید در سال هاي آینده به رشد

 
بالاي 8 درصد برسد. ایمان اسلامیان در گفت وگو با ایرنا تصریح کرد: نهضت ملی مسکن بزرگترین طرح عمرانی تاریخ کشور است. 

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت هم در اصفهان اعلام کرد که روند تولید و صادرات در کشور به لحاظ ارزشی افزایشی است. محسن
صالحی نیا امروز فضاي کلان حاکم بر اقتصاد کشور و فضاي حاکم بر شرایط کلان اقتصادي در سطح همسایگان و دیگر شرایط موجود رو به

بهبودي است.  

معاون امورتعاون وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی نیز که در همدان به سر می برد، عنوان کرد: همدان در تشکیل تعاونی از استان هاي
پیشرو کشور است. مهدي مسکنی تعاونی ها با ایجاد سرمایه گذاري و به کارگیري نیروهاي انسانی نه تنها در تولید و توزیع نقش مهمی

 
دارند بلکه باعث بهبود کیفیت تولید و ایجاد رقابت پذیري در بازار می شوند. 



  

امروز همچنین معاون سازمان نوسازي مدارس کشور در کرج گفت که طرح مقاوم سازي مدارس ایران الگویی براي سایر کشورها شده است.
علی شهري خاطرنشان کرد: به تازگی سازمان ملل در نشست بین المللی مدارس اعلام کرد در مقاوم سازي مدارس، ایران کار بی نظیري در

 
جهان انجام داده است. 

مرکز ایرنا در تهران هم در خبري اعلام کرد که آتش سوزي ساختمان مسکونی در جنوب تهران 70 نجات یافته داشت. سخنگوي سازمان
آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداري تهران در این خصوص گفت که محل آتش سوزي در پارکینگ ساختمان چهار طبقه 80 واحدي روي

 
داده بود. سید جلال ملکی علت این حادثه را در دست بررسی کارشناسان آتش نشانی اعلام کرد. 

از ارومیه نیز خبر رسید که دیزل مسافري قطار تهران - ارومیه از ریل خارج شد. مدیرکل راه آهن منطقه آذربایجان در همین ارتباط گفت

 
که در اثر این حادثه 115 مسافر قطار آسیبی ندیده و در صحت کامل هستند. 

همچنین سرپرست اداره کل انتقال خون خراسان رضوي در گفت و گو با خبرنگار ایرنا در مشهد اعلام کرد که ذخایر خونی در خراسان

 
رضوي به شدت کاهش یافت. مشهد به عنوان سومین شهر تولیدکننده خون در ایران پس از تهران و شیراز شناخته شده است. 

زمینه اشتغال بیش از 1200 نفر در بخش صنایع اردبیل فراهم شد. این عنوان خبري بود که مرکز ایرنا در اردبیل به نقل از رییس سازمان
صنعت، معدن و تجارت استان اردبیل منتشر کرد. رامین صادقی تاکید کرد: تلاش می شود تا پایان سال جاري بخش دیگري از طرح هاي

 
صنعتی جدید در کنار احیاي واحدهاي تولیدي راکد به بهره برداري برسد. 

 
 



مدیرکل ایمنی و حفاظت دریایی سازمان بنادر و دریانوردي هم در بوشهر به ایرنا گفت: ساخت 30 شناور آتشخوار در دستور کار سازمان
بنادر و دریانوردي است. نادر پسنده یادآور شد: در راستاي ارتقاي ایمنی دریانوردي و بویژه در حوزه مقابله با حریق ها سازمان بنادر و

دریانوردي برنامه اي مهم براي تامین شناورهاي آتشخوار دارد.  

مرکز اراك نیز به نقل از مدیر آب و خاك و امور فنی مهندسی سازمان جهاد کشاورزي استان مرکزي اعلام کرد که یک هزار و 250 هکتار از
اراضی کشاورزي استان مرکزي به سامانه آبیاري نوین تجهیز شد. محمد فرزاد کوهدانی اضافه کرد: 162 هزار هکتار اراضی مستعد اجراي

 
طرح هاي آبیاري نوین در استان مرکزي وجود دارد که تاکنون 71 هزار هکتار معادل 44 درصد به سامانه آبیاري نوین تجهیز شده است. 

همچنین مدیر عامل برق منطقه اي سیستان و بلوچستان در نشستی خبري گفت که 2 هزار میلیارد تومان پروژه صنعت برق امسال در
سیستان و بلوچستان تعریف شده است. علیرضا پرنده خاطرنشان کرد: سال 97حدود 100 میلیارد تومان پروژه برق در این استان تعریف و

 
حدود 70 میلیارد تومان اجرا شد. 

جانشین مرزبانی هرمزگان هم خبر داد که ماموران مرزبانی بیش از 300هزار لیتر گازوییل قاچاق در آب هاي قشم کشف کردند. سردار
عبداالله لشکري اضافه کرد: مرزبانان پایگاه دریابانی قشم با اشراف و تسلط اطلاعاتی بر آب هاي منطقه، مطلع شدند قاچاقچیان قصد دارند به

 
وسیله یک لنج، محموله سوخت قاچاق را به خارج از مرزهاي کشور انتقال دهند. 

 
 

معاون سازمان حفاظت محیط زیست نیز در بوشهر اعلام کرد که ایران در میان 10 کشور نخست تنوع زیستی جهان قرار دارد. به گفته
حسن اکبري کمک مردم به رویکرد اکوتوریسم و منابع پایدار باید توسعه یابد زیرا براي سرمایه گذاري، ایجاد اشتغال و ارز آوري بسیار

ضروري و موثر خواهد بود.  

رییس سازمان جهاد کشاورزي لرستان هم گفت که 50 میلیارد تومان در سفر رییس جمهور براي مناطق عشایري لرستان لحاظ شد.
اسفندیار حسنی مقدم خاطرنشان کرد: پنج درصد لرستانی ها زندگی عشایري دارند و ارزش تولیدات جامعه عشایري استان بیش از یکهزار

میلیارد تومان است.  

همچنین خبرنگا ایرنا در قصرشرین خبر داد که بزرگترین گلخانه غرب کشور در سرپل ذهاب وارد مدار تولید شد. این گلخانه به مساحت 2
هزار و 200 مترمربع است و 260 میلیارد ریال براي ساخت آن هزینه شده و زمینه اشتغال 30 نفر را به صورت مستقیم و 10 نفر را به

 
صورت غیرمستقیم فراهم کرده است. 



از بجنورد هم خبر رسید که 80 هزار هکتار از اراضی کشاورزي خراسان شمالی آماده صدور سند شد. مدیر امور اراضی سازمان جهاد
کشاورزي خراسان شمالی با اعلام این خبر خاطرنشان کرد: قرارگاه صدور سند اراضی کشاورزي در استان ایجاد شده است و شرکت مشاور

مدارك هاي لازم از کشاورزان را براي صدور سند به سازمان ثبت اسناد ارایه می دهند.  

 
 

امروز مرکز ایرنا در گرگان نیز در خبري اعلام کرد که تحویل 8 هزار و 527 سند املاك بنیاد علوي به مردم گلستان آغاز شد. در این مراسم
استاندار، فرمانده سپاه نینوا گلستان، نماینده مردم گرگان و آق قلا در مجلس شوراي اسلامی، جمعی از مسوولان ادارات کل و روحانیان

شیعه و سنی استان شرکت داشتند.  

واحد فرآوري معدن طلا در خراسان جنوبی افتتاح شد. این عنوان خبري که مرکز ایرنا در بیرجند آن را منتشر کرد. این واحد فرآوري ماده
معدنی طلا در زمینی به مساحت هزار و 700 هکتار احداث شده و بخش خصوصی 400 میلیارد تومان براي آن سرمایه گذاري کرده است.

 
کارخانه فرآوري طلاي شادان با ظرفیت استحصال سالانه 300 کیلوگرم طلا براي بیش از 220 نفر اشتغالزایی دارد. 

از بندرعباس هم خبر رسید که در پی ضرب الاجل دستگاه قضایی، ترخیص و بارگیري 8 هزار تن کنجاله سویا وارداتی از گمرك شهید
رجایی آغاز شد. رییس کل دادگستري استان هرمزگان افزود: هم اکنون به وسیله کامیون هاي سنگین و نیمه سنگین در حال بارگیري و

 
ارسال به مناطق مختلف کشور است. 

 
 

مرکز ایرنا در اصفهان نیز با انتشار فیلمی با عنوان "جلوه گاه رنگ و نقش در هنر نمدمالی سمیرم " به بررسی این هنر ایرانی در این شهر
پرداخته است. نمدمالی در سمیرم جلوه اي یگانه از طبیعت کوهستانی و سرسبز این خطه در جنوب غربی استان اصفهان است؛ هنري که با

 
همه مشقت هایش به زور بازو و ظرافتِ طبع پیشکسوتان نمدمالی هنوز در سمیرم نفس می کشد. 



امروز همچنین گزارش هاي تهیه شده توسط مراکز ایرنا در 31 استان کشور هم مورد بررسی قرار گرفت که بر اساس آن، گزارش حامد  
سالاري خبرنگار مرکز کرمان با تیتر "پس لرزه هاي فیش حقوقی شهرداري کرمان؛ کفه موافقان می چربد یا مخالفان؟ "، محمد جهانگیریان
رییس مرکز سمنان و الناز ملکی بصورت مشترك با عنوان "بیم و امیدهاي وقایع تاریخ انقلاب از زبان مبارزان سمنانی"، فریبرز سیفی
خبرنگار مرکز ساري با تیتر "بن بست انتخاب شهردار براي بزرگ ترین شهر مازندران" و مرضیه ضامن خبرنگار مرکز رشت با عنوان "سایه

 
روشن هاي چله سیمرغ در گیلان" به عنوان مطالب برتر یا شایسته تقدیر انتخاب شدند. 

برچسب ها  

 
- وزارت جهاد کشاورزي 

 
- مشهد 

- دفاع مقدس  

 
- کرج 

 
- محمد مخبر 

- زاهدان  

 
- تهران 

 
- اهواز 

- پرویز فتاح  

 
- بجنورد 

 
- کرمان 

 
- بنیاد علوي 

- پیشوا  

 
- اصفهان 

 
- عباس پاپی زاده 

- وزارت علوم تحقیقات و فناوري  

 
- قم 

 
- وزارت راه و شهرسازي 

- شهرداري کرمان  

- سازمان جهاد کشاورزي استان مرکزي  

 
- ایران 

 
- سردار حسین اشتري 

- وزارت صنعت معدن و تجارت  
- گرگان 
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- نهضت ملی مسکن  

 
- قزوین 

 
- دولت سیزدهم 

- مجلس شوراي اسلامی  

 
- بوشهر 

 
- شهرداري تهران 

- آق قلا  

 
- سیستان و بلوچستان 

 
- تبریز 

 
- استان مرکزي 

 
- خراسان جنوبی 

 
- سازمان بنادر و دریانوردي 

 
- بنیاد علوي 

- خوزستان  

 
- فارس 

 
- ساري 

- سازمان ملل متحد  

 
- ارومیه 

 
- استان کرمان 

- همدان  

- هرمزگان  

 
- گیلان 

 
- لرستان 

- سازمان حفاظت محیط زیست  

 
- سمنان 

 
- گلستان 

- شیراز  

 
- بنیاد مسکن 

 
- اردبیل 

- صمت  

 
- بندرعباس 

- ایرانشهر



افتتاح و بهره برداري از طرح پرواربندي بره 200 رأسی در
شهرستان سلسله

افتتاح و بهره برداري از طرح پرواربندي بره 200 رأسی در شهرستان سلسله
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افتتاح و بهره برداري از طرح پرواربندي بره 200 رأسی در

 
شهرستان سلسله 

به گزارش روابط عمومی صندوق کار آفرینی امید استان لرستان؛ با عنایت به فرا رسیدن چهل و سومین سالگرد پیروزي نظامی جمهوري
اسلامی ایران، طرح پرواربندي بره 200 رأسی بمناسبت دهه مبارك فجر عصر امروز20 بهمن 1400 در روستاي درویش آباد شهرستان
سلسله با حضور ابراهیمی نماینده مردم شهرستان سلسله و دلفان در مجلس شوراي اسلامی ،مرادي فرماندار ،علیپور رئیس صندوق سلسله و

اعضاي شوراي اداري شهرستان افتتاح شد.  

علیپور در تشریح این طرح گفت:تسهیلات پرداخت شده این طرح مبلغ 640 میلیون تومان از محل منابع صندوق توسعه ملی می باشد که با

 
ایجاد این طرح براي 4 نفر بصورت مستقیم اشتغال ایجاد شده است. 

ابراهیمی در جریان افتتاح این طرح گفت: با توجه به زیر ساخت این منطقه و بستر مناسب براي پرورش دام در صورت تداوم و پشتیبانی
دستگاه هاي ذي ربط شهرستان سلسله میتواند در بخش دامپروري به یکی از قطب هاي پرورش دام کشور تبدیل شود و ازمجموعه صندوق

کارآفرینی امید جهت حمایت اشتغال جوانان قدردانی می نمایم.



افتتاح و بهره برداري اقامتگاه بومگردي بابارحیم روستاي
حصاربوژان شهرستان نیشابور

افتتاح و بهره برداري اقامتگاه بومگردي بابارحیم روستاي حصاربوژان شهرستان
نیشابور
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افتتاح و بهره برداري اقامتگاه بومگردي بابارحیم روستاي

حصاربوژان شهرستان نیشابور  
به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید خراسان رضوي، با حضور سیده طاهره طهماسبی، مدیرکل دفتر امور زنان استانداري
خراسان رضوي، یوسف بیدخوري، معاون گردشگري اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی خراسان رضوي، هاجر چنارانی،
نماینده مردم شهرستانهاي نیشابور، فیروزه و زبرخان در مجلس شوراي اسلامی، ابوطالب جوان، معاون محترم استاندار و فرماندار شهرستان

 
نیشابور و سایر مسئولین شهرستانی اقامتگاه بوم گردي بابارحیم روستاي حصاربوژان شهرستان نیشابور افتتاح گردید. 

لازم بذکر است جهت احداث این اقامتگاه بوگردي مبلغ 5 میلیارد ریال تسهیلات از محل تلفیق منابع صندوق توسعه ملی و صندوق

 
کارآفرینی امید پرداخت شده است. 

با راه اندازي این اقامتگاه زمینه ایجاد اشتغال براي 5 نفر فراهم گردیده است.



افتتاح و بهره برداري مرکز تکثیر بچه ماهی قزل آلا در روستاي
شمس خان شهرستان درگز

افتتاح و بهره برداري مرکز تکثیر بچه ماهی قزل آلا در روستاي شمس خان
شهرستان درگز
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به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید، مرکز تکثیر
بچه ماهی قزل آلا در روستاي شمس خان شهرستان درگز با حضور مهدي دقیقیان، فرماندار، حجت الاسلام ایروانی، امام جمعه و تعدادي از

 
مدیران دستگاههاي شهرستان درگز افتتاح و بهره برداري رسید. 

این واحد تولیدي در بهمن ماه سال 1398 کلنگ زنی شد و پس از دریافت 2 میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه صندوق کارآفرینی امید

 
پس از دو سال آغاز به کار کرد. 

این طرح 3 نفر اشتغالزایی مستقیم و 4 نفر غیر مستقیم دارد و می تواند نیاز استخرهاي پرورش ماهی شهرستان را در خصوص بچه ماهی
برطرف کند.



مرکز نوآوري تخصصی علوم مهندسی دانشگاه شیراز راه اندازي شد

منبع: وزارت علوم تحقیقات وشماره خبر:  785  |  تاریخ: 1400/11/20
فناوري

همزمان با دهه مبارك فجر مرکز نوآوري تخصصی علوم مهندسی دانشگاه شیراز که با همکاري مرکز نوآوري و کارآفرینی دانشگاه و
مرکز حمایت از فعالیت هاي علمی دانشجویان، از مجموعه معاونت فرهنگی دانشجویی دانشگاه تأسیس شده است، به طور رسمی با

حضور رئیس دانشگاه شیراز راه اندازي شد.

به گزارش اداره کل روابط عمومی وزارت علوم به نقل از
دانشگاه شیراز، دکتر سیداسماعیل حسینی سرپرست مرکز
نوآوري تخصصی علوم مهندسی دانشگاه شیراز، در مراسم
افتتاحیه این مرکز گفت: با توجه به تغییرات سریع فناوري
هاي روز و همچنین تغییر مسائل اجتماعی، نیاز به مرکزي که
پاسخ متناسب با این تغییرات را از طریق پژوهش، جذب
خلاقیت ها و نوآوري ها، توانمندسازي افراد و تیم ها و
درنهایت تولید محصول مبتنی بر دانش و پژوهش و عرضه آن

 
به بازار بدهد ضروري به نظر می رسد. 

وي افزود: مرکز نوآوري تخصصی علوم مهندسی دانشگاه شیراز، براي همگام شدن با این تغییرات و به منظور استفاده از ظرفیت دانشجویان و
دانش آموختگان این دانشگاه در رشته هاي مهندسی در پیشبرد اهداف اقتصاد دانش بنیان، حمایت، تقویت و ترویج فرهنگ نوآوري و

 
کارآفرینی، تأسیس شده است. 

سرپرست مرکز نوآوري تخصصی علوم مهندسی دانشگاه شیراز اظهار داشت: حمایت از شکل گیري چرخه ي ایده تا ثروت یکی از اهداف
ایجاد مراکز نوآوري، مراکز رشد و پار ك هاي علم و فناوري است. مراکز نوآوري به عنوان اولین نقش آفرینان در اکوسیستم شکل گیري و
توسعه ي شرکت هاي نوپا و دانش بنیان، با محوریت حمایت از کارآفرینان و افراد مستعد و خلاق از طریق ایجاد بسترهاي حمایتی و
توانمندساز، سعی در پرورش ایده هاي نو و کاربردي با رویکردي ثروت آفرین دارند. دانشگاه شیراز با توجه به جایگاه و ظرفیت هاي منحصربه
فرد دانشی خصوصاً در حوزه علوم مهندسی، با چشم انداز توسعه نوآوري ها در حوزه هاي مختلف علوم مهندسی ازجمله: برق، کامپیوتر،
مکانیک، عمران، مواد، شیمی و با هدف حمایت از افراد مستعد و خلاق، توسعه کسب وکارهاي دانش بنیان و ارائه خدمات نوآورانه و تخصصی

به نهادهاي سیاست گذاري، دولتی، اقتصادي، صنعتی و فرهنگی، مرکز نوآوري تخصصی علوم مهندسی را ایجاد کرده است.  

دکتر حسینی اعلام کرد: اگر مرکز نوآوري تخصصی علوم مهندسی را به صورت یک سیستم ببینیم؛ این سیستم داراي سه دسته ورودي
اصلی است که عبارتند از: 1. فرد کارآفرین (صاحب ایده)؛ 2. فرد متخصص (بدون ایده) و 3. تیم همراه با ایده. در این سیستم، حمایت هاي

 
مختلفی حول دو محور اصلی انجام می شود: 1. توانمندسازي افراد و 2. پرورش ایده ها. 

وي ادامه داد: حمایت هاي مرکز عبارتند از فضاي کار اشتراکی، مشاوره و منتورینگ تخصصی، تیم سازي و شبکه سازي، حمایت مالی این
سیستم داراي دو خروجی اصلی است: 1. ایده هایی که پرورش یافته اند و به مرحله ي شتاب دهی و جذب سرمایه گذار رسیده اند و 2. افراد

 
متخصصی که در حوزه کسب وکار توانمند شده اند و دانش و جسارت لازم براي ورود به زنجیره اقتصاد دانش بنیان کسب کرده اند. 



سرپرست مرکز نوآوري تخصصی علوم مهندسی دانشگاه در ادامه به روند پذیرش در این مرکز پرداخت و گفت: در زمستان 1400 اولین
فراخوان پذیرش اعلام شد و پس از آن طی فرصت دوهفته اي که به تیم ها داده شد حدود 60 نفر (تیم) فرآیند هاي اولیه ثبت نام خود و
ثبت طرح و ایده خود را از طریق لینک ثبت نام فراخوان انجام دادند. پس از ثبت نام اولیه تیم ها از طریق لینک ثبت نام آنلاین مرکز
نوآوري مهندسی، کارشناسان مرکز طی مدت زمان حداکثر یک هفته پس از پایان ثبت نام، صحت اطلاعات افراد متقاضی و طرح آن ها را
انجام دادند و به تیم هاي فناور وضعیت طرح آن ها را اعلام کردند؛ که یا آن ها پذیرفته شده و براي مرحله دوم پذیرش و داوري مستقیم

 
طرح خود هدایت می شوند و یا اینکه به دلیل نقض هر کدام از شرایط ثبت نام، تیم آن ها رد شده و اجازه فعالیت را نخواهند داشت. 

دکتر حسینی ادامه داد: پس از پذیرش اولیه طی جلسه اي طرح ها توسط تیم ها به صورت حضوري ارائه شدند و توسط شوراي داوري مرکز
نوآوري مهندسی و مطابق با مفاد جدول داوري و امتیاز دهی طرح ها داوري شدند. حدود 10 تیم توانستند حداقل امتیاز قبولی را متناسب با

 
جدول داوري کسب کنند و اجازه استقرار در مرکز نوآوري را داشته و از خدمات و حمایت هاي آن بهره مند شوند. 

در ادامه این مراسم، دکتر محمدحسین شیخی، مدیر پژوهشی دانشگاه شیراز، نیز ضمن ابراز خرسندي از راه اندازي این مرکز؛ حمایت از
واحدهاي مرکز نوآوري و فناوري دانشگاه را ازجمله اولویت هاي دانشگاه برشمرد و اظهار داشت: درحال حاضر که متأسفانه شاهد شرایط
سخت اقتصادي و همچنین معضل خروج نخبگان از کشور مواجه هستیم، یکی از روش هاي برون رفت از این مشکلات، حرکت به سمت
اقتصاد دانش بنیان و حمایت از شرکت هاي دانش بنیان است که راه اندازي چنین مراکزي به تحقق این اهداف کمک می کند، از همین رو

 
براي انجام وظیفه دانشگاهی و ملی خود، از این راه اندازي و فعالیت این مراکز و شرکت هاي دانش بنیان حمایت می کنیم. 

دکتر مؤذنی سرپرست دانشگاه شیراز نیز در آیین افتتاح این مرکز، پس از بازدید از فضاي مرکز نوآوري تخصصی علوم مهندسی دانشگاه و
گفت وگو با تیم هاي فناور و داراي ایده، ضمن ابراز خرسندي از راه اندازي این مرکز اظهار داشت: جمهوري اسلامی ایران، ازلحاظ داشتن
منابع خدادادي اعم از نیروي انسانی، موقعیت جغرافیایی، منابع زیرزمینی جزو کشورهاي طراز اول است و باتوجه به داشتن این منابع، ما می
توانیم جزو ثروتمندترین کشورها باشیم و هموطنانمان از رفاه و آرامش کاملی برخوردار باشند؛ اما مشکلات فعلی، به ویژه مشکلات اقتصادي

 
نشانگر آن است که از ظرفیت هاي کشور به شکل مناسبی استفاده نشده است. 

وي افزود: براي به فعلیت درآمدن ظرفیت هاي کشور، باید از مسیر علم، دانش و فناوري پیش رفت که زمینه ي آن در چنین مراکزي فراهم
می شود. اگر ما براي راه اندازي چنین مراکزي هزینه کنیم، درواقع سرمایه گذاري کرده ایم چراکه درصورتی که هریک از ایده تیم هاي
فناور در آن تحقق پیدا کند، می تواند جبران کننده این هزینه ها باشد. بنابراین حمایت از این مرکز و دیگر واحدهاي فناورانه دانشگاه در

 
اولویت برنامه هاي دانشگاه است. 

گفتنی ا ست، ساختمان مرکز نوآوري تخصصی علوم مهندسی دانشگاه شیراز در طبقه سوم دانشکده مهندسی دانشگاه شیراز، واقع در خیابان
ملاصدرا است.



جلسه کمیسیون کارآفرینی، اقتصاد دانش بنیان و گردشگري اتاق بازرگانی تبریز برگزار شد

منبع: تحلیل بازارشماره خبر:  786  |  تاریخ: 1400/11/20

تبریز- جلسه کمیسیون کارآفرینی، اقتصاد دانش بنیان و گردشگري اتاق بازرگانی تبریز با موضوع طرح «ارتقاي جایگاه تحقیق،
توسعه و نوآوري در صنعت کشور» برگزار شد.

 جلسه کمیسیون کارآفرینی، اقتصاد دانش بنیان و گردشگري

 
اتاق بازرگانی تبریز برگزار شد 

تبریز- جلسه کمیسیون کارآفرینی، اقتصاد دانش بنیان و گردشگري اتاق بازرگانی تبریز با موضوع طرح «ارتقاي جایگاه تحقیق، توسعه و

 
نوآوري در صنعت کشور» برگزار شد. 

 
 

به گزارش خبرنگار بازار، سونیا اندیش عصر چهارشنبه در جلسه کمیسیون کارآفرینی، اقتصاد دانش بنیان و گردشگري اتاق تبریز در خصوص
طرح «ارتقاي جایگاه تحقیق، توسعه و نوآوري در صنعت کشور» گفت: این طرح با هدف بالا بردن سطح تحقیق و توسعه و کمک به اقتصاد
دانش بنیان تدوین و در مجلس شوراي اسلامی در جریان بررسی و تصویب است و کمیسیون کارآفرینی و اقتصاد دانش بنیان اتاق تبریز

 
بررسی جوانب مختلف این طرح را در دستور کار دارد. 

رئیس کمیسیون کارآفرینی، اقتصاد دانش بنیان و گردشگري اتاق بازرگانی تبریز افزود: دولت با ابزارهاي متنوع سیاستی می تواند به ارتقاي
بخش تحقیقاتی در صنایع و حصول به توسعه صنعتی کمک کند که در کمیته دانش بنیان کمیسیون، به بررسی سیاست ها و حمایت هاي
دیده شده و مغفول مانده در این طرح خواهیم پرداخت تا این طرح اثربخشی لازم در تحقیق و توسعه همه صنایع اعم از واحدهاي بزرگ،

 
متوسط و کوچک صنعتی را داشته باشد. 

وي، اهم سیاست ها و حمایت هاي دولت براي ارتقاي واحدهاي تحقیق و توسعه صنایع را شامل حمایت هاي مستقیم و غیرمستقیم، حمایت
هاي مالی کاتالیزوري و اصلاح شرایط اقتصاد کلان و توسعه زیرساخت ها، کمک هاي مالی بلاعوض، یارانه ها و وام ها، مشوق هاي مالیاتی
(معافیت مالیاتی، اعتبار مالیاتی و استهلاك تسریع شده دارایی هاي سرمایه اي)، قبول هزینه هاي تحقیق و توسعه به عنوان هزینه هاي قابل
قبول مالیاتی، حمایت از پژوهش هاي مشترك، حمایت از نیروي انسانی، ایجاد تقاضا براي تحقیق و توسعه، سیاست حمایت مالی به شکل



 
سهام و صندوق هاي سرمایه گذاري، پشتیبانی اطلاعاتی و کارگزاري، شبکه سازي و اصلاح قوانین مالکیت فکري عنوان کرد. 

در این جلسه هم چنین گزارش هایی از روند اجرایی ایجاد مرکز شتابدهی صادرات در اتاق تبریز که توسط این کمیسیون پیگیري و اجراء
می شود، ارائه شد.



نماینده ولی فقیه در کردستان: حوزه هاي علمیه استان کردستان تقویت می شوند

منبع: کرد پرسشماره خبر:  787  |  تاریخ: 1400/11/20

سرویس کردستان- نماینده ولی فقیه در کردستان از تقویت حوزه ها در سنندج، بانه، مریوان و کامیاران خبر داد و گفت: انتظار می
رود همزمان با اینکه ما دنبال فراهم کردن امکانات براي روحانیون هستیم، طلبه هاي جوان تربیت و فعالیت هاي فرهنگی و تبلیغی

در کردستان بیشتر شود.

سرویس کردستان- نماینده ولی فقیه در کردستان از تقویت
حوزه ها در سنندج، بانه، مریوان و کامیاران خبر داد و گفت:
انتظار می رود همزمان با اینکه ما دنبال فراهم کردن امکانات
براي روحانیون هستیم، طلبه هاي جوان تربیت و فعالیت هاي

 
فرهنگی و تبلیغی در کردستان بیشتر شود. 

به گزارش کرد پرس، حجت الاسلام و المسلمین عبدالرضا
پورذهبی روز چهارشنبه در مراسم جشن انقلاب که با موضوع
"انقلاب اسلامی، اقتصاد مقاومتی، تولید ملی و کارآفرینی" با
حضور روحانیون اهل تشیع و تسنن شهرستان کامیاران برگزار
شد با اینکه انقلاب اسلامی با ظهور خود، در دنیا به ویژه

کشورهاي منطقه از جمله افغانستان، عراق و نیز کشورهاي آمریکاي جنوبی تحول ایجاد کرد و انها را در مسیر استعمارستیزي قرار داد، گفت:

انقلاب اسلامی یک تغییر و اتفاق بزرگ قرن محسوب شده که تاثیراتش غیرقابل انکار است.  

وي با بیان اینکه انقلاب اسلامی با ظهور خود در دنیا؛ افغانستان، عراق و کشورهاي آمریکاي جنوبی تحول ایجاد کرد، گفت: معنویت، تغییر

 
در سبک زندگی، تغییر در مدیریت کشور، مدیریت جهادي و خدمت به مردم از جمله اهداف و برکات انقلاب اسلامی است. 

نماینده ولی فقیه در استان کردستان با بیان اینکه بعد از انقلاب ارزش هایی همچون هجرت، جهاد و شهادت با پایبندي به دین در جامعه
بعد القا و رواج یافت، اضافه کرد: جوانان قبل و بعد از انقلاب کاملا با هم تفاوت داشته تا جائی که مدافعان حرم جان خود را در راه انقلاب

تقدیم می کنند.  

وي با اشاره به اینکه ثبات کنونی کشور با قبل و بعد از انقلاب کاملا متفاوت است، افزود: در گذشته هر چند ماه یک بار تغییرات مدیریتی
اتفاق می افتاد اما بعد از انقلاب نگرش مدیریتی در کشور کاملا متفاوت و پایه و اساس انتخابات بر راي مردم شده در حالی که در دوران

 
شاهنشانی انتخاب ها سلیقه اي بود. 

حجت الاسلام و المسلمین پورذهبی اظهار داشت: همه دولت ها براي دفاع از نظام تلاش خود را کرده و دنبال خیانت به کشور نبودند، البته

 
در بین مدیران کسانی هم پیدا می شوند که دنبال فرصت طلبی باشند. 

وي با یادآوري اینکه براساس فرمایشات رهبر معظم انقلاب، مسوولان باید خود را نوکر و خدمتگزار مردم بدانند، تاکید کرد: ائمه جمعه و

جماعات باید همواره دستاوردهاي انقلاب اسلامی براي جامعه را تبیین کنند.  



نماینده ولی فقیه در کردستان در بخشی دیگري از سخنانش از تلاش براي بهبود وضعیت معیشتی علماي استان خبر داد و گفت: براي

 
تشکیل تعاونی مسکن روحانیون شیعه و سنی شهرستان کامیاران مشکلی نداشته و با هر جایی که لازم باشد مکاتبه و پیگیري خواهیم کرد. 

حجت الاسلام و المسلمین پورذهبی از تقویت حوزه ها در سنندج، بانه، مریوان و کامیاران خبر داد و گفت: انتظار می رود همزمان با اینکه ما
دنبال فراهم کردن امکانات براي روحانیون هستیم، طلبه هاي جوان تربیت و فعالیت هاي فرهنگی و تبلیغی در کردستان بیشتر شود.



پیامدهاي زیانبار و فاجعه آمیز اجتماعی و اقتصادي مصرف بالاي گاز در ساختمانها

منبع: زیست آنلاینشماره خبر:  788  |  تاریخ: 1400/11/20

زیست آنلاین: متهم اصلی علت مصرف بالاي گاز در ساختمانها را در درجه اول باید در کیفیت ساخت ساختمان و عدم اجراي
مبحث 19 مقررات ملی ساختمان جستجو کرد که اساس آن عایق بندي پوسته خارجی ساختمان است و در نتیجه متولیان صنعت

ساختمان کشور باید مسئولیت پذیر و پاسخگو باشند، اما مردم باید جور کوتاهی متولیان ...

 
اختصاصی زیست آنلاین، دکتر جواد نوفرستی، مدرس دانشگاه، پژوهشگر حوزه انرژي 

زیست آنلاین: متهم اصلی علت مصرف بالاي گاز در ساختمانها را در درجه اول باید در کیفیت ساخت ساختمان و عدم اجراي مبحث 19
مقررات ملی ساختمان جستجو کرد که اساس آن عایق بندي پوسته خارجی ساختمان است و در نتیجه متولیان صنعت ساختمان کشور باید

 
مسئولیت پذیر و پاسخگو باشند، اما مردم باید جور کوتاهی متولیان بخش ساختمان را بکشند. 

در روزهاي سرد زمستان اخیر، مصرف گاز کشور با رکورد زنی مکرر
مصرف در بخش خانگی، تجاري و صنایع غیرعمده که حتی از مرز
600 میلیون متر مکعب در روز هم گذشت، به مرز هشدار و بحران
رسیده است. در ماههاي سرد سال، در رسانه هاي مختلف، پیام ها،
درخواستها و هشدارهاي صرفه جویی گاز در بخش خانگی و
همچنین الزام سازمانها و دستگاههاي دولتی بر صرفه جویی جدي و
تهدید قطع گاز آنها و ... را شاهد هستیم. مشابه همین وضعیت و

هشدارها را در تابستان براي برق شاهد هستیم و از زمستان سال گذشته، بحران همزمان مصرف برق و گاز را در زمستان داریم.  
مصرف گاز بخشهاي خانگی، تجاري و صنایع غیرعمده، بعضا و به اشتباه، در رسانه ها و توسط مسئولین، به نام مصرف بخش خانگی در رسانه

 
ها اعلام می شود که صحیح نیست. 

مردم مقصر نیستند اما در کوتاه مدت، فقط می توان به همراهی و کمک مردم امید داشت:  
متهم اصلی علت مصرف بالاي گاز در ساختمانها را در درجه اول باید در کیفیت ساخت ساختمان و عدم اجراي مبحث 19 مقررات ملی
ساختمان جستجو کرد که اساس آن عایق بندي پوسته خارجی ساختمان است و در نتیجه متولیان صنعت ساختمان کشور باید مسئولیت

 
پذیر و پاسخگو باشند، اما مردم باید جور کوتاهی متولیان بخش ساختمان را بکشند. 

متهم دوم مصرف بالاي گاز در بخش خانگی، راندمان پایین و مصرف بالاي تجهیزات و لوازم گازسوز و عدم اجراي طرح هاي بهینه سازي
مصرف گاز در ساختمان ها و تجهیزات گازسوز در سالهاي گذشته (از جمله عدم اجراي طرح ارتقاي راندمان 600 هزار موتورخانه) است و
متولیان امر در بخشهاي تولید، نظارت و استاندارد باید پاسخگو باشند اما هیچ یک از دو گروه مسئول و متهم اصلی، پاسخگو نیستند و ظاهرا

 
مردم باید جور کم کاري و کوتاهی مسئولین این بخش را هم بکشند. 

 
تشدید بحران: 

ادامه وضعیت فعلی، پیامدهاي سخت و تلخی را در پی خواهد داشت. افزایش مصرف در کنار کمبود عرضه گاز، احتمال افت فشار گاز در
برخی استانها و شهرها و حتی احتمال قطع گاز در برخی از مناطق کشور (مانند زمستان چند سال متعدد) و تهدید سلامتی بخشی از



هموطنان مان را در پی دارد. این موارد، با وجود اهمیت بسیار بالاي آن، تنها یک روي سکه هستند.  

کمبود شدید تامین و عرضه گاز نسبت به تقاضاي کل بخشهاي مصرفی در کنار اولویت اول بخش خانگی در تامین گاز طبیعی، مضرات و

زیانهاي فاجعه بار انسانی، اجتماعی و اقتصادي زیادي در پی دارد که روي دیگر سکه است اما کمتر مورد توجه قرار می گیرد.  

- شدت انرژي در کشور ما 5 برابر متوسط دنیا و 18 برابر ژاپن است. چرا؟ آیا این زیبنده کشور ماست و آیا این اسراف و اتلاف منابع و
سرمایه و بیت المال نیست؟ آیا چون دارنده یکی از بالاترین ذخایر گاز در جهان هستیم، باید بخش عمده آن را در بخش هاي غیرمولد
بسوزانیم و اولویت را به بخش خانگی بدهیم یا مانند بسیاري از کشورهاي واردکننده گاز، آن را در صنایع و بخش هاي مولد بکار گیریم؟ چه

 
سهمی در بازار جهانی گاز داریم؟ تقریبا صفر. 

- نتیجه این وضعیت، ضررهاي هنگفت اقتصادي، کاهش صادرات گاز، افزایش نیاز به واردات در پیک مصرف، مصرف بالاي سوخت هاي
جایگزین در بخش هاي مولد صنعتی و نیروگاهها، تعطیلی برخی از صنایع و درنتیجه کاهش تولید و بیکاري کارگران، حادتر شدن ""شاخص
شدت انرژي"" و درنهایت کاهش نرخ رشد اقتصادي است که با اهداف تمامی برنامه هاي توسعه کشور و همچنین اهداف سند چشم اندار در

تضاد کامل است.  

در ماههاي سرد سال، سهم بخش ساختمان از کل گاز تولیدي کشور به 75 تا 80% می رسد، با اولویت دهی تامین گاز بخش غیرمولد
خانگی، براي کشور چاره اي جز ایجاد محدودیت هاي شدید در عرضه گاز به نیروگاهها، صنایع، کارخانجات و ... بواسطه کمبود حدود 200

میلیون متر مکعب عرضه روزانه نسبت به نیاز کل بخش ها باقی نمی ماند.  

 
بخشی از پیامدهاي زیانبار اجتماعی و اقتصادي مصرف بالاي گاز در بخش خانگی: 

در کنار سهم هریک از ما در بخش خانگی و تجاري در آلودگی هوا بعلت حجم بالاي مصرف گاز در وسایل گازسوز مورد استفاده که ریشه در
کیفیت پایین ساختمان ها، تجهیزات گازسوز پرمصرف و در نهایت رفتار مصرف ما دارد، به پیامدهاي زیانبار زیر و سهم خود در ایجاد این

نتایج تلخ و دهشتناك -که دامنگیر خود ما هم می شود- توجه کنیم و حساس باشیم:  

1. قطع گاز نیروگاهها، پالایشگاهها، صنایع و کارخانجات بزرگ و مهم و در نتیجه استفاده آنها از سوخت جایگزین یعنی سوخت مایع اعم از

""مازوت و گازوئیل""  

- اهمیت موضوع در این است که آلودگی سوختهاي جایگزین، چند برابر گاز طبیعی است، درنتیجه آلودگی هوا بشدت افزایش می یابد و

 
سلامت و جان همه ما تهدید می شود. 

- بعنوان مثال در یکی از خبرها، آلودگی هواي دو نیروگاه اصفهان با سوخت مازوت بیشتر از آلودگی کل خودروها در شبکه حمل و نقل این

 
شهر اعلام شده بود. 

- آمار متعدد و متفاوتی از مرگ ناشی از آلودگی هوا یا تشدید بیماري و مرگ زودرس (تا 27 هزار نفر در سال)، بدلیل آلودگی هوا منتشر

 
شده است. این یک حقیقت و واقعیت است چه باور کنیم یا نکنیم. 

2. در سالهاي گذشته، حتی شاهد محدودیت در عرضه سوخت پاك (گاز طبیعی) در جایگاههاي عرضه CNG و درنتیجه افزایش مصرف

 
بنزین بوده ایم که پیامد آن مجددا"" تشدید آلودگی هوا و تهدید سلامت و افزایش مرگ ناشی از آن است. 

3. تعطیلی صدها شرکت تولیدي، کارخانجات و صنایع مولد اشتغال زا بدلیل قطع گاز و هزینه بالا و عدم سهولت دسترسی به سوخت



جایگزین، باعث بیکاري هزاران کارگر عزیز می شود.  

4. پیامد اقتصادي محدودسازي یا قطع گاز صنایع و کاهش تولید یا تعطیلی آنها و اثر آن بر اقتصاد خانوار را، حتی اخیرا در گزارشات
""افشاي الف"" شرکتهاي فعال در بورس اوراق بهادار و درنتیجه افت قیمت سهام آنها شاهد هستیم. این یعنی زیان حدود 50 میلیون نفر

سهامداران بورس (یعنی ضرر غیر مستقیم بیش از 60% خانواده ها).  

اگر به واقعیات فوق دقت کنیم، همه ما (همه خانواده ها، همه ادارات، واحدهاي تجاري کوچک و بزرگ، سازمانها، مدارس و ...) که از گاز

طبیعی استفاده می کنیم، در ایجاد این وضعیت سهیم هستیم.  

درست است که متهم اول آلودگی هوا، منابع متحرك (اگزوز وسایل نقلیه) و سپس نیروگاهها و صنایع بزرگ است اما با پذیرش واقعیت هاي
تلخ فوق، باور کنیم که بخش ساختمان بعلت عایق نبودن و راندمان پایین وسایل و سیستم هاي گازسوز و درنتیجه مصرف بالاي گاز، از
طریق دودکش هاي آنها، در آلودگی هوا سهم مستقیم دارند. اما با توضیحات فوق، علاوه بر آلودگی هوا از طریق دودکش ها، بواسطه کمبود
گاز و درنتیجه قطع گاز صنایع، نیروگاهها و پالایشگاهها و استفاده آنها از سوخت مازوت و گازوئـیل، و همچنین خطر افزایش مصرف بنزین

بجاي CNG در خودروها، بصورت غیر مستقیم هم در آلودگی هوا موثرند.  

در نهایت،  
صرفه جویی در مصرف گاز و برق، براي حفظ، تداوم و توسعه تولید، اشتغال و اقتصاد کشور و سلامت یکایک ما ضروي و حیاتی است. صرفه
جویی در مصرف انرژي، یک وظیفه ملی است و همه مردم بعنوان شهروند مسئول و همه سازمانها، باید به مسئـولیت خطیر اجتماعی شان
توجه کنند و دنگ ملی شان را با عمل به راهکارهاي صرفه جویی گاز و حتی برق بپردازند. این اقدام، به نفع اقتصاد خانواده خود ما هم
هست چون هزینه گاز کمتري خواهیم پرداخت. اما مهمتر از اهمیت هزینه قبض گاز، توجه به پیامدهاي اقتصادي، اجتماعی و حتی مرگبار

 
حاصل از مصرف بی رویه گاز در خانه هاي ما، بسیار ضروري و انسانی است. 

نکند ما در خانه یا محل کار، در گرماي زیاد باشیم و بتوانیم صرفه جویی کنیم اما توجه و صرفه جویی نکنیم درحالیکه، خطر کمبود گاز،

 
سلامت و امنیت و آرامش میلیون ها نفر از هموطنان مان را تهدید کند. 

دست به دست هم دهیم به مهر میهن خویش را کنیم آباد  
جواد نوفرستی- بهمن 1400



مدیر کل تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان مرکزي: استان ظرفیت هاي مناسبی براي ترویج و توسعه
شرکت تعاونی دانش بنیان دارد

منبع: راه ترقیشماره خبر:  789  |  تاریخ: 1400/11/20

راه ترقی - به مناسبت ایام االله دهه فجر با حضور استاندار
مرکزي، مدیر کل تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان مرکزي و
دیگر مسئولین استانی عملیات اجرایی چهار طرح صنعتی در

ساوه آغاز شد.  

به گزارش روابط عمومی تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان
مرکزي بهزاد سام دلیري در هفتمین روز از ایام االله دهه
مبارك فجر به همراه استاندار مرکزي با هدف افتتاح پروژه

 
هاي صنعتی ساوه به این شهرستان سفر کرد . 

وي با اشاره به اینکه استان مرکزي ظرفیت بسیار بالایی در
بخش تولید و صنعت دارد اضافه کرد: یکی از این طرح ها واحد تولیدکننده اقلام بهداشتی با نام زرین آیند که با سرمایه گذاري 200 میلیارد

 
تومان و سرمایه گذاري خارجی هشت میلیون یورو و اشتغالزایی 70 نفر بود که امروز به بهره برداري رسید . 

مدیر کل تعاون،کار و رفاه اجتماعی افزود : افتتاح خط تولید شرکت صنایع خودروسازي ایلیا شرکت تولید خودرو نیز با اشتغالزایی 593 نفر
به طور مستقیم و غیر مستقیم و سرمایه گذاري 210 میلیارد تومان افتتاح شد که ظرفیت تولید این واحد تا پایان سال به 300 دستگاه

 
خودرو در سال می رسد . 

وي بیان کرد : افتتاح شرکت شیشه فلوت دماوند تولیدکننده شیشه با اشتغال 2 هزار و 100 میلیارد تومان از دیگر پروژه هاي شاخص
صنعتی در ساوه به شمار می رود که این پروژه با هدف توسعه تولید شیشه و رفع نیاز بازارهاي داخلی و خارجی مورد بهره برداري قرار گرفته

 
است. 

مدیر کل تعاون، کارو رفاه اجتماعی استان مرکزي در حاشیه سفر به این شهرستان از شرکت تعاونی دانش بنیان طعم و عطر ماگنولیا نیز
بازدید به عمل آورد و از نزدیک با محصولات این شرکت آشنایی پیدا کردند واز خطوط راه اندازي شده در این شرکت و از مراحل ساخت

 
مرکز بزرگ تحقیق و توسعه ماگنولیا نیز بازدید به عمل آورند . 

سام دلیري در جمع مدیران این شرکت در جریان طرح ها استارت آپی، مشکلات و موانع پیش روي فعالیت هاي شرکت قرار گرفتند اظهار
کرد:استان مرکزي ظرفیت هاي مناسبی براي ترویج و توسعه شرکت تعاونی دانش بنیان دارد این استان با استفاده از صنایع فعال و پیشینه

صنعتی و نیز وجود شهرك هاي صنعتی، خاستگاه ارزشمندي براي تقویت شرکت هاي تعاونی فناور و دانش بنیان است.  
شرکت دانش بنیان طعم و عطر ماگنولیا بزرگترین طراح و تولید کننده انواع طعم دهنده، رنگ خوراکی طبیعی، و چاشنی در ایران می باشد

 
که از سال 1383 فعالیت خود را آغاز کرده است. 

20 بهمن 1400 14:38  

 
روابط عمومی تعاون کار و رفاه اجتماعی استان مرکزي | 

 
کد خبر : 257,114 

کلیدواژه ها: دهه فجر, طرح صنعتی ساوه , بهزاد سام دلیري, مدیر کل تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان مرکزي  

نظرات بینندگان  
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براي-ترویج-و-توسعه-شرکت-تعاونی-دانش بنیان-دارد



نقشه برداري و هواشناسی با جت عمودپرواز توسعه می یابد

منبع: سلامتشماره خبر:  790  |  تاریخ: 1400/11/20

یک شرکت دانش بنیان نوع دو در حال توسعه گونه هاي متنوعی از هواپیماهاي الکتریکی و هیبرید الکتریکی غیرنظامی نوین و
مبتکرانه، با قابلیت فرود و برخاست عمودي است.

یک شرکت دانش بنیان نوع دو در حال توسعه گونه هاي
متنوعی از هواپیماهاي الکتریکی و هیبرید الکتریکی غیرنظامی

نوین و مبتکرانه، با قابلیت فرود و برخاست عمودي است.  

محصولات این شرکت امکان حمل ونقل و سفر هوایی نقطه به

نقطه را در مسافت هاي نسبتا طولانی فراهم می کنند.  
فلسفه وجودي این شرکت، کاهش هزینه ها و افزایش کیفیت
خدمات هوایی از طریق طراحی، ساخت و تولید هواپیما با

 
تمرکز بر پیشران هاي الکتریکی و قابلیت عمودپرواز است. 

این محصولات می توانند در مواردي ازجمله اورژانس، جستجو و نجات، مدیریت بحران و عملیات سریع که شامل برآورد اولیه خسارت ها در

 
جهت مدیریت بحران و در مرحله بعدي، امداد و آذوقه رسانی است، مورد استفاده قرار بگیرد. 

پایش و نظارت هاي خطوط انتقال انرژي مانند خطوط انتقال نفت و گاز، خطوط انتقال برق و . . . و حمل ونقل کالا توسط پست دولتی یا

خصوصی، صنعت ساختمان و معادن جهت برآورد حجم عملیات خاکی، ازجمله موارد استفاده از این هواپیما است.  
این جت عمودپرواز، براي نقشه برداري و در بحث عمومی در مقیاس هاي کلان مانند نقشه هاي مورد نیاز سازمان هایی از قبیل شهرداري،

 
آبخیزداري، جنگل بانی، جهاد کشاورزي و مرزبانی، کاربردهاي بسیاري دارد. 

همچنین از این هواپیما در هواشناسی و به طور مشخص، دریافت نمونه مشخصی از هوا براي بررسی آلودگی آن در یک منطقه مشخص و یا

بارورسازي ابرها و کاربردهایی از قبیل استفاده از این نوع پهپادها در جنگل بانی، مرزبانی استفاده می شود.  

 
این پروژه که تماما بومی سازي شده، براي 40 نفر به صورت مستقیم اشتغال زایی کرده است. 

شرکت پروازافراز هواصنعت به عنوان شرکت دانش بنیان نوع دو اقدام به تولید این محصول در قالب طرح هواپیماي جت عمودپرواز
استرلینگ کرده است. معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري با اعطاي تسهیلات، زمینه هاي توسعه این طرح کلان ملی فناوري را فراهم

 
آورده است. 

منبع:مرکز ارتباطات و اطلاع رسانی معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري



همسان سازي حقوق بازنشستگان در 1401

منبع: مردم سالاري آنلاینشماره خبر:  791  |  تاریخ: 1400/11/20

سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1401 از همسان سازي حقوق بازنشستگان در سال آینده خبر داد.

سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1401 از همسان سازي حقوق بازنشستگان در سال آینده خبر داد.  
به گزارش ایسنا، رحیم زارع در توضیح مصوبات امروز عصر کمیسیون تلفیق بودجه 1401 گفت : کمیسیون تلفیق تصویب کرد که از محل

 
بند و تبصره 2 لایحه بودجه همسان سازي بازنشستگان در سال آینده انجام شود. 

وي افزود: همچنین مبلغ 5 هزار میلیارد تومان براي اجراي قانون تعرفه گذاري خدمات پرستاري و تبدیل کارانه هاي پرستاري از سر جمع

 
مالیات سیگار اختصاص پیدا کرد. 

 
زارع اضافه کرد: در سال 1401 مقرر شد مربیان قرآنی تبدیل وضعیت شده که منابع این کار از سر جمع بودجه عمومی تامین می شود. 

سخنگوي کمیسیون تلفیق بودجه 1401 گفت: مبلغ 200 میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه براي دانشجویان کمیته امداد و سازمان

بهزیستی اختصاص داده شد.  

 
وي ادامه داد: 500 میلیارد تومان از محل تسهیلات قرض الحسنه تبصره 16 براي اشتغال زندانیان حین و بعد از حبس تصویب شد. 

زارع همچنین گفت: در اجراي قانون «حمایت از توسعه صنایع پایین دستی نفت خام و میعانات گازي با استفاده از سرمایه گذاري مردمی و
اصلاحات و الحاقات بعدي آن»، هیات امناي صندوق توسعه ملی مکلف شد تشریفات قانونی اعطاي مجوز تنفس خوراك به طرح هاي موضوع
قانون مذکور که داراي مجوز احداث (موافقت اصولی) از وزارت نفت هستند را به نحوي پیگیري نماید که مجوز تنفس خوراك مزبور حداکثر

 
تا ابتداي اردیبهشت ماه 1401 صادر شده و به آنها ابلاغ شود. 

وي ادامه داد: در مواردي که صندوق توسعه ملی سهم خود از صادرات نفت خام و میعانات گازي را به صورت حواله نفتی دریافت می کند،
مجاز است حواله هاي مزبور را به عنوان تسهیلات، صرف تأمین منابع مورد نیاز طرح هاي تولیدي با اولویت طرح هاي پتروپالایشگاهی نماید
و بازپرداخت اصل و فرع این تسهیلات به صورت ارزي خواهد بود. طرح هاي موضوع قانون مذکور در جز 1، از زمان شروع عملیات اجرایی

طرح هاي پتروپالایشگاهی، مشمول این حکم می شوند.



ضرورت استفاده از ظرفیت جوانان در موسسات خیریه

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  792  |  تاریخ: 1400/11/20

تبریز- استاندار آذربایجان شرقی با بیان اینکه خیران، مروج فرهنگ دینی و اسلامی هستند، گفت: مدیران مراکز خیریه استان،
جوانان را در فعالیت هاي خود مشارکت دهند تا ادامه دهنده راه آنان باشند.

 تبریز- استاندار آذربایجان شرقی با بیان اینکه خیران، مروج
فرهنگ دینی و اسلامی هستند، گفت: مدیران مراکز خیریه استان، جوانان را در فعالیت هاي خود مشارکت دهند تا ادامه دهنده راه آنان

 
باشند. 

به گزارش خبرنگار مهر، عابدین خرّم عصر روز چهارشنبه در مراسم تجلیل از مؤسسات خیریه و مراکز نیکوکاري استان که به همت کمیته
امداد امام خمینی (ره) برگزار شد، اظهار داشت: کمیته امداد، یکی از یادگارهاي پربرکت بنیانگذار جمهوري اسلامی است که امروز با همراهی

 
مردم و خیران مسیر رشد و تعالی خود را طی می کند. 

وي گفت: اگر بتوانیم دستگیري از همنوعان در ابعاد مختلف معنوي، مادي و اجتماعی را در جامعه فرهنگ سازي کنیم بسیاري از معضلات

 
حل خواهد شد. 

استاندار آذربایجان شرقی، شکل گیري فاصله طبقاتی و افزایش ناهنجاري هاي ناشی از آن را نتیجه دوري از فرهنگ اسلامی دانست و گفت:
کمیته امداد و مراکز و مؤسسات خیریه، سد راه ناهنجاري ها هستند که خوشبختانه تبریز و آذربایجان شرقی ظرفیت هاي خوبی در این

 
زمینه دارد. 

وي با بیان اینکه در حوزه اشتغال و کسب وکار در جامعه با مشکلاتی مواجه هستیم، افزود: در عین حال که دولت براي رفع این مشکلات

 
برنامه هاي مختلفی دارد مؤسسات و مراکز خیریه نیز نقش بسیار تأثیرگذاري در حل این مشکلات ایفا می کنند. 

خرّم ادامه داد: در کشور ما مؤسسات خیریه منطبق با فرهنگ دینی و اسلامی و به صورت خودجوش راه اندازي شده اند که در مواردي حتی

 
از کمیته امداد و بهزیستی نیز در امر خیر پیشقدم هستند. 



 
 

 
خیران تبریز حضور فعالی در عرصه هاي مختلف کمک رسانی دارند 

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار آذربایجان شرقی نیز در این مراسم اظهار داشت: خیران تبریز از گذشته هاي دور فعال بوده و

 
هرکجا که احساس می کردند مشکلی وجود دارد ورود کرده و اقدامات اساسی انجام داده اند. 

تراب محمدي ادامه داد: اگر تبریز به عنوان شهر بدون گدا در کشور شناخته شده به دلیل حضور خیرانی است که نگذاشته اند افراد نیازمند و

 
آسیب دیده دست خود را جلوي کسی دراز کنند. 

در این مراسم از مدیران مؤسسات و مراکز خیریه برتر استان که با کمیته امداد امام خمینی (ره) همکاري می کنند، تجلیل شد.



ارزش 40 هزار میلیارد تومانی طرح هاي گازي و پتروشیمی افتتاح شده

منبع: روزنامه آفرینششماره خبر:  793  |  تاریخ: 1400/11/20

 
وزیر نفت بیان کرد: 

وزیر نفت ارزش هاي طرح هاي گازرسانی و پتروشیمی را که امروز افتتاح یا عملیات اجرایی آن آغاز شده 40 هزار میلیارد تومان بیان کرد و

 
گفت: گازرسانی به صنایع بی شک در اشتغال زایی و درآمدزایی مؤثر خواهد بود. 

وزیر نفت ارزش هاي طرح هاي گازرسانی و پتروشیمی را که امروز افتتاح یا عملیات اجرایی آن آغاز شده
40 هزار میلیارد تومان بیان کرد و گفت: گازرسانی به صنایع بی شک در اشتغال زایی و درآمدزایی مؤثر

 
خواهد بود. 

به گزارش خبرنگار شانا، جواد اوجی در آیین گشایش و آغاز به کار طرح هاي گازرسانی و پتروشیمی با حضور رئیس جمهوري با اشاره به
اینکه پارسال مردم عزیز ما در بعضی از استان هاي کشور به دلیل تأمین نشدن سوخت (گاز یا سوخت مایع) شاهد خاموشی بودند که این
مهم به دلیل سرمایه گذاري نکردن اتفاق افتاده است، تصریح کرد: با آغاز به کار دولت سیزدهم و حَسب دستور جنابعالی (رئیس جمهوري)

 
تأمین سوخت زمستانی به عنوان اولویت نخست وزارت نفت در دستور کار قرار گرفت و برنامه هاي کوتاه مدت تدوین شد. 

وي با بیان اینکه با افزایش سقف مصرف میعانات گازي در پالایشگاه ها، پتروشیمی ها، پالایشگاه هاي کوچک مقیاس و صادرات 2.5 تا 3
برابري میعانات گازي کمک بزرگی به تولید گاز کرده است، اظهار کرد: مصرف گاز در بخش هاي مختلف خانگی، صنایع، نیروگاهی امسال

 
برخلاف تولید با افزایش 10 تا 

 
12 درصدي همراه شده است. 

1.5 میلیارد لیتر سوخت مایع بیشتري به نیروگاه ها و صنایع دادیم  
وزیر نفت به تأمین سوخت مایع نیروگاه ها به عنوان یکی از دغدغه هاي وزارت نفت اشاره کرد و گفت: با افزایش هزینه تانکرهاي سوخت
رسان و ایجاد انگیزه، ذخایر سوخت مایع نیروگاه ها و صنایع 1.5 میلیارد لیتر بیشتر از پارسال بوده است، در حالی که آغاز به کار دولت

سقف سوخت مایع نیروگاه ها و صنایع 25 درصد کمتر از پارسال بود.  
اوجی با بیان اینکه اجرایی شدن سوآپ گاز ترکمنستان از مسیر ایران به مقصد آذربایجان به پایداري گاز در شمال شرق کشور کمک کرده
است، افزود: با تعمیرات و اورهال پالایشگاه ها، خطوط انتقال، همچنین استفاده از برخی ترفندها خوشبختانه در هیچ استان و شهرستان

کشور قطعی گاز نداشتیم.  

 
وي ادامه داد: اگر گاز صنایع و نیروگاه ها هم محدود شده، سوخت مایع با همان قیمت گاز در اختیار آنها قرار گرفته است. 

 
دعوت از رئیس جمهوري براي حضور در پارس جنوبی 

وزیر نفت به اقدام هاي بلندمدت این وزارتخانه براي افزایش تولید گاز کشور اشاره کرد و با بیان اینکه 6 یا 7 قرارداد توسعه میدان گازي با
شرکت هاي داخلی و خارجی به ارزش 4.5 میلیارد دلار امضا و عملیات اجرایی آنها آغاز شده است، تصریح کرد: اقدام هاي خوبی براي جمع

 
آوري گازهاي همراه مشعل که به تولید گاز کشور کمک می کند، انجام شده است. 

اوجی با بیان اینکه پروژه هاي نیمه کاره و اولویت دار سرلوحه کار وزارت نفت قرار گرفته است، اظهار کرد: به جرأت می گویم پروژه هاي

تعریف شده در منطقه  

 
کم برخوردار اولویت وزارت نفت است. 



وي ارزش هاي طرح هاي گازرسانی و پتروشیمی را که امروز افتتاح یا عملیات اجرایی آن آغاز شده است 40 هزار میلیارد تومان بیان کرد و
گفت: بحث گازرسانی به صنایع جزو اولویت اصلی ماست و امروز 4114 واحد صنعتی به شبکه گازرسانی متصل شده است که بی شک در
اشتغال زایی و درآمدزایی مؤثر خواهد بود.وزیر نفت در پایان با قدردانی از رئیس جمهوري و حمایت ایشان از صنعت نفت ابراز امیدواري کرد

که به زودي شاهد بازدید رئیس جمهوري از طرح هاي پارس جنوبی باشیم.  

 
افتتاح و آغاز به کار طرح هاي گازرسانی و پتروشیمی به مناسبت دهه فجر 

 
هم زمان با چهل وسومین سالروز پیروزي انقلاب اسلامی طرح هاي گازرسانی و پتروشیمی به ارزش 

40 هزار میلیارد تومان با حضور رئیس جمهوري افتتاح شد و آغاز به کار کرد.  
به گزارش خبرنگار شانا، گازرسانی به 14 شهر، 1459 روستا و 4114 واحد صنعتی با سرمایه گذاري 5.2 هزار میلیارد تومان با حضور

سیدابراهیم رئیسی، رئیس جمهوري در ساختمان مرکزي شرکت ملی گاز ایران (برج گاز) و به صورت ویدیوکنفرانس به بهره برداري رسید.



مخبر: مشکلات کشور با تکیه بر توان مردم حل می شود

منبع: عصر پرسشماره خبر:  794  |  تاریخ: 1400/11/20

با حضور معاون اول رییس جمهور 6578 طرح و پروژه عمرانی و اشتغال زایی روستایی سراسر کشور با اعتباري بالغ بر 124 هزار
میلیارد ریال در 6982 روستا مورد بهره برداري قرار گرفت.

به گزارش عصرپرس، محمد مخبر امروز(چهارشنبه) با حضور
در شهرستان پیشوا ضمن افتتاح یک کارخانه کشت و صنعت و
دامپروري، به طور همزمان و متمرکز و طی ارتباط
ویدئوکنفرانس با استانداران و مدیران تمام استان ها 6578
طرح عمرانی و اشتغالزایی روستایی را در سراسر کشور مورد

بهره برداري قرار داد.  

معاون اول رییس جمهور همچنین در آیین افتتاح این طرح ها
با گرامیداشت یاد و خاطره امام خمینی(ره) و شهداي انقلاب
اسلامی، ایام دهه فجر را تبریک گفت و با اشاره به نقش

شهرستان پیشوا و ورامین در پیروزي انقلاب اسلامی اظهار داشت: یکی از مناطقی که مردم آن نقش موثر و مهمی در پیروزي انقلاب اسلامی

داشتند همین سرزمین است و کمتر کسی پیدا می شود که پیشوا و ورامین را نشناسد و قدر شهداي 15 خرداد را نداند.  

وي با یادآوري اعلام تعطیلی روز 15 خرداد از سوي امام خمینی(ره) گفت: امام راحل در کمتر مناسبتی این گونه با قاطعیت یک روز را براي
همیشه تعطیل اعلام کردند که این نشان از توجه ویژه امام(ره) به عظمت شهداي 15 خرداد دارد و عجیب است که خود امام خمینی(ره) نیز

در همین ایام 15 خرداد از بین مردم پر کشید و به ملکوت اعلا پیوست.  

مخبر، امام خمینی(ره) را شخصیتی بزرگ و با ویژگی ها و امتیازات منحصر بفرد توصیف و تصریح کرد: امام خمینی(ره) فقیه، فیلسوف،

عارف و مجاهد بود و از ویژگی هاي منحصر بفرد شخصیتی برخوردار بود.  

معاون اول رییس جمهور با اشاره به فرمایش مقام معظم رهبري مبنی بر لزوم نهضت تبیین اظهار داشت: یکی از موضوعاتی که باید نهضت
تبیین در مورد آن فعال شود، مکتب امام خمینی(ره) است که لازم است نظریه ها، دیدگاه ها و مکتب امام راحل و همچنین دیدگاه هاي

 
مقام معظم رهبري تبیین شود. 

وي هنر به صحنه آوردن مردم در مسائل و مقاطع مختلف را از جمله ویژگی هاي ممتاز امام خمینی(ره ) برشمرد و گفت: البته این ویژگی
در مقام معظم رهبري نیز متبلور است و همانطور که امام خمینی(ره) با اتکا به مردم انقلاب اسلامی را به پیروزي رساند و در دوران دفاع
مقدس، جنگ را اداره کرد، رهبر معظم انقلاب نیز امروز با اتکا به ملت و به صحنه آوردن مردم در تقابل با جهان سلطه کشور را اداره می

 
کنند و خوشبختانه امروز مردم ایران علیرغم وجود برخی مشکلات، از عزتی جامع برخوردار هستند. 

مخبر افزود: اگرچه مسائلی نظیر مسائل اقتصادي و مشکلات معیشتی در کشور وجود دارد اما دولت سیزدهم با روي کار آمدن و با اتکا بر

 
مردم توانست گره هاي بزرگی را در کشور باز کند. 



معاون اول رییس جمهور با اشاره به اینکه در زمان آغاز به کار دولت سیزدهم مشکلات متعددي در بخش ذخایر کالاهاي اساسی، فروش نفت
و وضعیت معیشتی مردم وجود داشت، گفت: روزانه 700 ـ 800 نفر قربانی ابتلا به کرونا بودند و پول ها و دارایی هاي کشور نیز در
کشورهاي دیگر مسدود شده بود و روند مذاکرات نیز وضعیت خوبی را نداشت اما امروز دولت توانسته مسائلی را حل و فصل کند که کسی

تصور نمی کرد در این مدت کوتاه قابل حل باشد.  

وي در ادامه با اشاره به گزارش هاي مدیرعامل کارخانه کشت و صنعت دامپروري، اقدامات صورت گرفته براي راه اندازي این واحد بزرگ
تولیدي آن هم در شرایط تحریم را ارزشمند و مهم توصیف و خاطر نشان کرد: همت و تلاش صورت گرفته براي راه اندازي این کارخانه پیام
و شعار ما می توانیم را به همراه دارد و من چه در مسئولیت قبلی و چه در مسئولیت فعلی که از مشکلات و ظرفیت هاي کشور آگاهی کامل
دارم بر این باور بوده و هستم که با ظرفیت هاي خدادادي و اقداماتی که در 40 سال گذشته در کشور انجام شده، امروز در شرایطی قرار

داریم که براي حل هر مشکل چندین راه حل وجود دارد که اگر به مردم اتکا کنیم این مشکلات قابل حل هستند.  

مخبر در بخش دیگري از سخنان خود یکی از هدف هاي جدي و حساسیت هاي اساسی امام خمینی(ره) و مقام معظم رهبري را توجه به
محرومین و مناطق محروم برشمرد و اظهار داشت: دولت سیزدهم نیز شعار مردمی بودن و عدالت خواهی را برگزیده است چرا که بزرگترین

 
عدالت، عدالت در معیشت مردم است. 

معاون اول رییس جمهور افزود: روستاهاي کشور از ظرفیت هاي گسترده اي برخوردار هستند که اگر به این ظرفیت ها توجه شود روستاها
که امروز جغرافیاي محرومیت به آنها منتسب شده، به مناطقی تبدیل خواهند شد که کسانی که به دنبال زندگی راحت و سالم و مولد

 
هستند به سمت آنها خواهند رفت. 

10 هزار روستا با مشکل آبی در کشور شناسایی شده است  

امیرحسین مدنی معاون توسعه روستایی و مناطق محروم نیز در این مراسم با اشاره به رویکرد، تاکیدات و نگاه ویژه رییس جمهور و دولت
سیزدهم به روستاها و مناطق محروم کشور تاکید کرد: رونق و پیشرفت روستاها و مناطق کم برخوردار از اولویت هاي دولت است که امروز
شاهد هستیم نزدیک 7000 طرح و پروژه در حدود 7000 روستا در بخش هاي تولیدي، اشتغالزایی، توانمندزایی، زیرساختی، اقتصاد، راه و
آب، انرژي و طرح هاي هادي به بهره برداري می رسد که نقطه عطف و شروعی براي تحول در روستاها و مناطق محروم در دولت سیزدهم

 
است. 

وي با تشریح برنامه هاي معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري در خصوص آبادانی و توسعه بخش روستایی و محروم
کشور ادامه داد: توجه به اقتصاد روستا از رویکردهاي دولت سیزدهم است که طبق برنامه ریزي هاي انجام شده 500 هزار شغل با کمک و
همکاري صندوق کارآفرینی امید و نهادهایی همانند کمیته امداد محقق می شود و همچنین با پیگیري ها و حمایت هاي معاون اول رییس
جمهور در طرح نهضت احیاي واحدهاي اقتصادي نیز 2000 واحد از 4000 واحد تعیین شده به ویژه در صنایع تبدیلی در نواحی روستایی

 
احیا و به چرخه تولید کشور اضافه می شود. 

مدنی ادامه داد: در زمینه توجه به اقتصاد روستا نیز 500 بازارچه روستایی در شریان هاي مسافرخیز کشور احداث می شود تا محصولات

 
روستایی ارگانیک در این بازارچه ها در اختیار مردم قرار گیرد. 

معاون توسعه روستایی و مناطق محروم همچنین به برنامه هاي دولت سیزدهم براي ساخت 4 میلیون مسکن طی 4 سال اشاره کرد و ادامه
داد: حداقل 200 هزار واحد مسکونی در سال در روستاهاي کشور ساخته می شود و علاوه بر این مهم در زمینه راه هاي روستایی نیز طبق

 
برنامه ریزي ها سالانه 5000 کیلومتر راه با همکاري سپاه و نهادهاي انقلابی و مردمی ساخته می شود. 



مدنی در خصوص برنامه هاي دولت براي آبرسانی روستاها با تنش آبی بالا تاکید کرد: 10 هزار روستا با مشکل آبی در کشور شناسایی شده
است که عملیات اجرایی حل مشکلات آبرسانی به این روستاها در مراسمی با حضور رییس جمهوري آغاز شده است و انشاءاالله در سال

 
1401 مشکل تنش آبی 3 هزار واحد از این روستاها حل می شود. 

وي درباره برنامه هاي معاونت روستایی و مناطق محروم کشور براي حل معضلات حمل و نقل روستایی افزود: 2000 شریان اصلی بین

 
دهستان ها در مراکز شهري استان ها نیازمند توجه ویژه است که طبق برنامه ریزي سه ساله مشکلات 1500 روستا حل خواهد شد. 

معاون توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري همچنین در تشریح برنامه هاي دولت سیزدهم در زمینه اقدامات حمایتی در
روستاها و بویژه مناطق محروم و کم برخوردار کشور گفت: طبق برنامه ریزي ها و توافقات انجام شده با سازمان بهزیستی، کمیته امداد و
وزارتخانه هاي نیرو و صنعت، معدن و تجارت مقرر شده است تا به 110 هزار واحد خانوار روستایی پنل هاي خورشیدي براي تولید 550

مگاوات برق داده شود تا یک منبع درآمدزایی براي بخش هاي محروم کشور باشد.  

وي در خصوص اصلاح ساختارهاي حقوقی و قواعد و مقررات به نفع روستاییان و مناطق محروم کشور تصریح کرد: در این زمینه 20 مسئله
شناسایی شده است که تک تک این مسائل در معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم کشور پیگیري می شود که از مهمترین آنها بحث
معدن است و طبق دستور صریح آیت االله رییسی 15 درصد از حقوق و عوارض دولتی که معدن داران ملزم به پرداخت هستند باید به
روستاهایی تعلق گیرد که معادن در آن بخش ها فعال هستند که طبق پیش بینی ها 6 هزار میلیارد تومان عواید براي روستاییان در پی

خواهد داشت.  

مدنی افزود: طبق دستور رییس جمهوري براي روستاهاي زیر 20 خانوار دهیاري و شوراهاي روستا تعلق خواهد گرفت تا این دهستان ها

صاحب دهیاري شوند و از منابع و بودجه هاي دولتی براي پیشرفت روستاهاي خود بهره مند گردند.  

وي با اشاره به اهمیت سبد اقتصاد روستا و برنامه ریزي هاي دولت در طرح جامع پیشرفت روستایی ادامه داد: عدم وجود اتاق وضعیت
روستایی یکی از مشکلاتی است که طبق پیگیري ها 5000 روستا دسترسی هاي لازم در این زمینه را ندارند که با کمک سامانه ها و اتاق
وضعیت هوشمند، خدمت دهنده در روستا به خدمات گیرنده متصل می شود و تمام روستاییان از پنجره واحد خدمات روستایی بهره مند

 
خواهند شد. 

نهضت خدمت به روستاها و مناطق محروم کشور بزرگترین دستاورد دولت سیزدهم است  

منصوري استاندار تهران هم در این مراسم با اشاره به سوابق انقلابی و نقش تاریخی مردم ورامین در پیروزي انقلاب اسلامی تاکید کرد: اینکه
نهضت خدمت و توجه به روستاها و مناطق محروم کشور بزرگترین دستاورد دولت سیزدهم در همین چندماه گذشته است و در همین مدت
کوتاه با کمک مقامات محلی در سرتاسر استان تهران کارگاه خدمت رسانی به مردم محروم شکل گرفته است و سیاست هاي دولت در این

 
زمینه با کمک مسئولان و مردم پیگیري می شود. 

استاندار تهران با اشاره به بازار بزرگ مصرف 15 میلیونی در شهر و استان تهران تاکید کرد: نیروهاي مستعد و توانمند اقتصادي در تهران و

 
بویژه شهرهاي اطراف تهران مشغول به کار هستند که سرمایه هاي خود را در راه خدمت به مردم و در امر تولید و صنعت به کار گرفته آمد. 

منصوري همچنین با قدردانی از تلاش هاي معاون اول رئیس جمهور در زمینه احیاي واحد هاي اقتصادي و توجه به امر مهم تولید در کشور

 
ادامه داد: باید این نگاه ویژه در سرتاسر کشور گسترش یابد. 



وي افزود: سهم 22 درصدي استان تهران از کل صنعت کشور بدان معنا است که یک حرکت و اقدام کوچک اقتصادي و تولیدي در این
استان می تواند تحولی بزرگ در اقتصاد کشور بوجود آورد.



کارخانه 100هزار تُنی سنگ آهن در تکاب افتتاح شد

منبع: ایرناشماره خبر:  795  |  تاریخ: 1400/11/20

مهاباد- ایرنا- همزمان با دهه فجر انقلاب اسلامی، واحد صنعتی خُردایش، جداسازي و دانه بندي سنگ آهن با ظرفیت تولید سالانه
100هزارتُن محصول و هزار میلیارد ریال سرمایه گذاري در روستاي گوله گوله بخش تخت سلیمان باحضور فرماندار و امام جمعه

تکاب افتتاح شد.

 مهاباد- ایرنا- همزمان با دهه فجر انقلاب اسلامی، واحد
صنعتی خُردایش، جداسازي و دانه بندي سنگ آهن با ظرفیت تولید سالانه 100هزارتُن محصول و هزار میلیارد ریال سرمایه گذاري در

روستاي گوله گوله بخش تخت سلیمان باحضور فرماندار و امام جمعه تکاب افتتاح شد.  

فرماندار تکاب روز چهارشنبه در آیین بهره برداري از این واحد صنعتی و معدنی با گرامیداشت دهه فجر گفت: اداره ها، دستگاه هاي اجرایی

 
و بانک هاي عامل این شهرستان در خدمت جهادگران اقتصادي و کارآفرینان عرصه تولید هستند. 

امیر ستوده فر با بیان اینکه ادارات و بانک هاي شهرستان براي همکاري با صنعت گران و کارآفرینان نباید کوتاهی و کم کاري کنند، افزود: با
اجراي طرح هاي صنعتی و معدنی از جمله کارخانه سنگ آهن گوله گوله تکاب، اشتغال، رفاه و آسایش به مردم هدیه می شود از این رو

ادارات باید مشکلات واحدهاي صنعتی وابسته به معادن را سریع حل کنند.  

وي با ابراز امیدواري از اینکه روز به روز شاهد گسترس فعالیت هاي اقتصادي و تولیدي در منطقه باشیم، بیان کرد: بخش هاي گردشگري و
معادن طلا و سنگ از مهمترین ظرفیت هاي تکاب هستند و باید با تلاش و سرمایه گذاري کارآفرینان و همکاري ادارات شهرستان از این

 
پتاسیل ها در راستاي تولید و اشتغال استفاده شود. 

فرماندار تکاب با بیان اینکه واحد کنسانتره آهن نیز توسط سرمایه گذار بخش خصوصی معدن سنگ آهن گوله گوله در آینده احداث
خواهدشد، اظهارداشت: مردم این شهرستان باید از فعالیت هاي معدنی و صنعتی وابسته به معادن بهره مند شوند و به گونه اي نباشد که

 
آسیب هاي اي فعالیت ها متوجه مردم و منافع آن براي دیگران باشد. 

ستوده فر با قدردانی از سرمایه گذاري هزار میلیارد ریالی بخش خصوصی براي راه اندازي واحد صنعتی سنگ آهن در تکاب ادامه داد: معدن
سنگ آهن روستاي گوله گوله با راه اندازي واحد صنعتی فرآوري این ماده معدنی و تلاش آقاي کاویانی، مدیر این پروژه در راه توسعه



 
شهرستان، به مسوولیت هاي اجتماعی خود در برابر مردم منطقه عمل کرده و این رویه براي سایر معدن داران نیز باید الگو قرارگیرد. 

وي با بیان اینکه به صورت شبانه روزي در خدمت جهادگران اقتصادي و کارآفرینان هستیم اضافه کرد: معادن فعال در تکاب نباید مسوولیت

 
اجتماعی خود را رها کرده و توسعه راه ها و روستاها را فراموش کنند. 

 
 

امام جمعه تکاب نیز در این مراسم با بیان اینکه توزیع امکانات با رویکرد عدالت محوري از شاخصه هاي انقلاب اسلامی است، گفت: راه
اندازي واحد صنعتی در تکاب که موجب مشغول به کارشدن ده ها کارگر شده یک جهادي اقتصادي ماندگار و سرمایه گذاري کارآفرینان

 
موجب افتخار منطقه است. 

حجت الاسلام رحیمی با بیان اینکه سرمایه گذاري براي ایجاد تولید و اشتغال جوانان در تکاب یک کار جهادي و مایه مباهات و خوشحالی
است افزود: امیدواریم با رویکردهاي جهادي و تلاش مسوولان و همت صنعت گران و با استفاده از ظرفیت هاي داخلی در همه زمینه هاي

تولیدي و اقتصادي به خودکفایی برسیم.  

با راه اندازي واحد صنعتی خُردایش و جداسازي سنگ آهن در ارتفاعات روستاي گوله گوله تکاب سالانه 100 هزار تُن محصول نهایی و 400

هزار تن باطله معدنی تولید و مواد اولیه مورد نیاز کارخانه هاي کنسانتره و ذوب آهن استان هاب هم جوار تامین می شود.  

افتتاح این کارخانه فرآوري و دانه بندي سنگ آهن براي 100 نفر به صورت مستقیم و پایدار و براي 400 نفر به صورت غیر مستقیم شغل

 
ایجاد کرده است. 

  



 
بهره برداري از ایستگاه هواشناسی شهر تخت سلیمان 

بهره برداري از ایستگاه تمام خودکار و هوشمند هواشناسی شهر تخت سلیمان روز چهارشنبه با حضور فرماندار و امام جمعه تکاب و مدیرکل

 
هواشناسی آذربایجان غربی با 10 میلیارد ریال هزینه آغاز شد و با افتتاح آن تعداد ایستگاه هاي هواشناسی در تکاب به 2 واحد رسید. 

این ایستگاه هواشناسی، یک ایستگاه اقلیم شناسی و گردشگري برخط است که علاوه بر تامین اطلاعات آب و هوایی براي گردشگران منطقه،

 
در زمینه هاي مدیریت شهري و بحران و انرژي هاي نوین نیز کاربرد دارد. 

همچنین به مناسبت دهه فجر 19 طرح زیربنایی و عمرانی با 23 میلیارد و 300 میلیون ریال هزینه در روستاهاي بخش تخت سلیمان تکاب

 
که با مشارکت دهیاري ها اجراشده، مورد بهره برداري قرارگرفت. 

هم زمان با دهه فجر انقلاب اسلامی 43 طرح مختلف زیرساختی، عمرانی، صنعتی، تولیدي و کشاورزي با یک هزار و 242 میلیارد و 200

 
میلیون ریال هزینه در تکاب به بهره برداري رسید. 

برچسب ها  

 
- تکاب 

 
- مهاباد 

- رونق تولید  

- آذربایجان غربی  

 
- افتتاح طرح 

- دهه فجر



همسان سازي حقوق بازنشستگان سال آینده اجرا می شود

منبع: روزنامه اقتصاد برترشماره خبر:  796  |  تاریخ: 1400/11/20

سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1401 از همسان سازي حقوق بازنشستگان در سال آینده خبر داد. تهران &– اقتصادبرتر
– 20 بهمن 1400 به گزارش #اقتصادبرتر به نقل از ایسنا، رحیم زارع در توضیح مصوبات امروز عصر کمیسیون تلفیق بودجه

1401 گفت : کمیسیون تلفیق تصویب کرد که از محل بند و تبصره 2 لایحه (...)

به گزارش #اقتصادبرتر به نقل از ایسنا، رحیم زارع در توضیح مصوبات امروز عصر کمیسیون تلفیق بودجه 1401 گفت : کمیسیون
تلفیق تصویب کرد که از محل بند و تبصره 2 لایحه بودجه همسان سازي بازنشستگان در سال آینده انجام شود. همچنین مبلغ 5 هزار

 
میلیارد تومان براي اجراي قانون تعرفه گذاري خدمات پرستاري و تبدیل کارانه هاي پرستاري از سر جمع مالیات سیگار اختصاص پیدا کرد. 

سخنگوي کمیسیون تلفیق بودجه 1401 تصریح کرد: در سال 1401 مقرر شد مربیان قرآنی تبدیل وضعیت شده که منابع این کار از سر
جمع بودجه عمومی تامین می شود. مبلغ 200 میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه براي دانشجویان کمیته امداد و سازمان بهزیستی

اختصاص داده شد. 500 میلیارد تومان از محل تسهیلات قرض الحسنه تبصره 16 براي اشتغال زندانیان حین و بعد از حبس تصویب شد.  

آیا این خبر جالب بود؟ می توانید لینک این خبر را براي دیگران بفرستید:چاپفیسبوکلینکداینتوییترTelegramWhatsAppرایانامه



8 اسکله گردشگري دریایی در بندر خرمشهر افتتاح شد

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  797  |  تاریخ: 1400/11/20

در ایام مبارك دهه فجر 8 پست اسکله فلزي جهت نصب در 4 نقطه رود کارون به همت و با تکیه بر دانش متخصصان داخلی،
طراحی، ساخت، حمل و در بندر خرمشهر نصب و افتتاح شد.

 در ایام مبارك دهه فجر 8 پست اسکله فلزي جهت نصب در

4 نقطه رود کارون به همت و با تکیه بر دانش متخصصان داخلی، طراحی، ساخت، حمل و در بندر خرمشهر نصب و افتتاح شد.  

به گزارش خبرگزاري مهر، مهدي زارع فعال صنعت ساخت و ساز گفت: پروژه طراحی، ساخت، حمل و نصب 8 پست اسکله فلزي جهت نصب
در 4 نقطه رود کارون به سفارش اداره کل بنادر و دریانوردي خرمشهر در راستاي توسعه و رونق زیر ساخت هاي گردشگري دریایی شهر
حماسه ساز خرمشهر با تکیه بر توان و دانش متخصصان این مجموعه با سرمایه گذاري 12 میلیارد تومانی در چهل و سومین سالگرد پیروزي

 
انقلاب اسلامی به بهره برداري رسید. 

وي افزود: با نگاه اقتصاد دریا محور و گسترش گردشگري دریایی و با در دست داشتن 5800 متر سواحل در ایران عزیزمان، با توجه به ایجاد
اشتغال در این پروژه اگر از سازنده هاي داخلی حمایت هاي لازم انجام شود، می توان بیکاري را در همین حوزه به صورت اشتغال مستقیم و

 
غیر مستقیم به طور ویژه اي سر و سامان داد. 

زارع ادامه داد: این در حالی است که پروژه فوق تماماً با توان متخصصان این شرکت طراحی و به صورت 100 درصد داخلی تولید شد و جلوه

 
اي از دانش، تخصص، تعهد، خودباوري و اطمینان به جوانان ایرانی در جنوبی ترین قسمت ایران را به نمایش گذاشت. 

در ادامه این مراسم، نوراالله اسعدي مدیرکل بندر و دریانوردي خرمشهر اظهار داشت: در راستاي توسعه گردشگري و شکوفایی اقتصادي
منطقه، این 8 اسکله گردشگري در چارچوب ساز و کارهاي قانونی، به شرکت ها و نهادهاي صاحب صلاحیت فعال در بحث گردشگري براي

 
بهره برداري در راستاي منافع شهر واگذار می شود. 

اسعدي تاکید کرد: اداره کل بندر و دریانوردي خرمشهر آمادگی کامل دارد که براي توسعه زیرساخت هاي گردشگري دریایی منطقه تمام

 
توان و ظرفیت خود را به کار گیرد. 

سید محمد مهدي میر افضل مدیر این پروژه نیز با اشاره به جزئیات این اسکله ها گفت: ابعاد کلی هر اسکله شامل 30 متر طول، 4 متر



عرض، 1 متر ارتفاع بوده که استحکام بارگذاري 80 تن را دارا می باشد. جنس بنده پانتون هاي شناور از فولاد با گره دریایی GL بوده و
تمامی مراحل طراحی بر اساس استاندارد کشتی سازي Lloyd"s Register صورت گرفته و تأییدیه مؤسسات رده بندي داخلی را کسب

 
کرده است. 

وي ادامه داد: هر کدام از اسکله هاي شناور قابلیت پهلوگیري 3 فروند شناور گردشگري با طول 15 متر (100 تن) و یا یک شناور بزرگ با
طول 30 متر (200 تن) داشته و به منظور دسترسی مطمئن و بدون خطر از ساحل به روي اسکله شناور یک مجموعه عرشه ثابت، سایبان و

پل دسترسی متحرك به طول کلی 24 متر اجرا گردیده که زیبایی بصري فوق العاده اي در ساحل رودخانه کارون ایجاد کرده است.  



گره گشایی از اوضاع و احوال نابسامان اشتغال جز با تولید میسر نمی شود

منبع: ایسناشماره خبر:  798  |  تاریخ: 1400/11/20

استاندار مرکزي گفت: گره گشایی از اوضاع و احوال نابسامان اشتغال جز با تولید اتفاق نمی افتد.

دکتر فرزاد مخلص الائمه 20 بهمن ماه 1400 در جریان سفر
به شهرستان شازند که به منظور بهره برداري از پروژه هاي
دهه فجر این شهرستان صورت گرفت، ضمن حضور در
کارخانه آکارسو اظهار کرد: اینکه افرادي سرمایه خود را به
بخش نوآوري و کارآفرینی وارد می کنند شایسته تقدیر است و

 
امید است به زودي طرح توسعه این کارخانه اجرایی شود. 

وي با اشاره به اینکه قطعا با برند سازي فاصله بسیاري وجود
دارد، اما می توان امید داشت که این کارخانه به برندي در
عرصه داخلی و خارجی تبدیل شود، گفت: بیان شد که این

کارخانه سال گذشته قابل افتتاح بوده است، اما به دلیل برخی از موانع فرآیند افتتاح آن یک سال با تعویق روبرو شده باید چنین موانعی از

 
مسیر سرمایه گذاران برطرف و در زمینه طرح توسعه نیز همکاري هاي لازم با این کارخانه صورت گیرد. 

مخلص الائمه تصریح کرد: کارخانه آکارسو امروز یک سنگر دفاع اقتصادي است و با توجه به اینکه علاج اقتصاد کشور تولید است باید به
صنعتگران و تولیدکنندگان به عنوان مجاهدان عرصه تولید نگاه کرد چراکه گره گشایی از اوضاع و احوال نابسامان اشتغال جز با تولید اتفاق

 
نمی افتد. 

استاندار مرکزي با بیان اینکه در میانه دهه پنجم انقلاب اسلامی هستیم، افزود: کمتر انقلابی وجود دارد که حتی دهه سوم خود را به سلامت
پشت سر گذاشته باشد، اما انقلاب اسلامی در میانه دهه پنجم خود به مراتب مقتدرتر از همیشه است به طوري که شرایط در حوزه هاي

 
سیاست داخلی و خارجی و کلان اقتصادي علیرغم برخی کاستی ها در مسائل روبنایی، مطلوب است. 

انتهاي پیام



اقتصاد مقاومتی راه مقابله جنگ اقتصادي دشمن

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  799  |  تاریخ: 1400/11/20

یکی از مهمترین راه هاي مقابله با جنگ اقتصادي دشمن اقتصاد مقاومتی است که همراه با تولید ملی و کارآفرینی شکل می گیرد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز بوشهر، اقتصاد از شاخص هاي مهم توسعه یافتگی یا عقب افتادگی در یک کشور است که در

 
تمامی حوزه هاي حکمرانی اثرگذار است. 

بیگانگان همواره در طول تاریخ مردم ایران را در فقر و عقب ماندگی قرار دادند و در در 43 سال گذشته از انقلاب نیز با جنگ هاي نظامی و
سیاسی و اقتصادي تلاش کرده اند انقلاب را به ناکامی بکشانند. یکی از مهمترین راه هاي ماقبله در این کارزار، اقتصاد مقاومتی است که

 
همراه با تولید ملی و کارآفرینی شکل می گیرد. 

{sepehr_media_7618191_580_330$}



علت ناکامی ها در مدیریت اقتصاد کشور، مدیران غربگرا بود

منبع: حلقه وصلشماره خبر:  800  |  تاریخ: 1400/11/20

علت ناکامی ها در مدیریت اقتصاد کشور، مدیران غربگرا بود عضو کمیسیون اقتصادي مجلس گفت: اگر هنوز نتوانسته ایم در مدیریت
اقتصاد کشور و اقتصاد مقاومتی موفقیتی کسب کنیم، به خاطر وجود مدیران غربگرا در راس مدیریت بوده که هیچ اعتقادي به این سیاست

 
ها نداشتند. 

به گزارش حلقه وصل، محمد علیپور عضو کمیسیون اقتصادي
مجلس شوراي اسلامی با اشاره به اقتصادي مقاومتی و تولید ملی،
اظهار داشت: زمانی که انقلاب اسلامی به وقوع پیوست آمریکایی ها
بیان می کردند که اگر ما از ایران برویم این کشور فلج می شود این
حرفشان نیز به استناد این موضوع بود که تمام امکانات کشور قبل از

 
انقلاب وابسته به غرب بود. 

وي ادامه داد: اما با لطف خدا ایران با رفتن آمریکایی ها فلج نشد

بلکه 43 سال است که با اقتدار روبه جلو در حرکت است و حتی در برخی از حوزه ها جزو کشورهاي سرآمد دنیا است.  

عضو کمیسیون اقتصادي مجلس گفت: در حوزه تولید ملی بعد از انقلاب اتفاق هایی افتاده است این درحالی است که ما قبل از انقلاب کالاي

تولید داخل، اندك داشتیم و عمده کالاها وارداتی بود که این موضوع نشان از وابستگی شدید ما به خارج بود.  

وي با بیان اینکه ایران قبل از انقلاب با بعد از انقلاب در حوزه کار آفرینی و تولید قابل مقایسه نیست، بیان داشت: در حوزه تولید و
کارآفرینی اقدامات موثري شکل گرفته اما این اقدامات کم است و باید سرعت چرخ تولید را افزایش بدهیم تا به آن چشم اندازي که در تولید

داریم برسیم.  

علیپور با اشاره به اقتصاد مقاومتی، تصریح کرد: هنوز نتوانسته ایم در اقتصاد مقاومتی طبق سیاست هاي مقام معظم رهبري پیش برویم آن
هم به خاطر وجود مدیران غربگرا در راس مدیریت بوده که هیچ اعتقادي به این سیاست ها نداشتند و معتقد به اقتصاد غربی بودند همین امر

 
باعث شده است که وضع اقتصادي فعلی ایران بدین صورت شود. 

وي با بیان اینکه اجراي سیاست هاي اقتصاد مقاومتی نیازمند استمرار و فرهنگ سازي است، بیان داشت: اجراي سیاست هاي اقتصاد
مقاومتی باعث می شود که پس اندازهاي خرد و منابع کلان کشور به سمت سرمایه گذاري و خرید اوراق مشارکت، ایجاد اشتغال خرد در

 
شهرها و روستاها و تجاري سازي و نیز عرضه به بازار هدایت شود. 

عضو کمیسیون اقتصادي مجلس در پایان گفت: توجه به ظرفیت هاي تولید داخلی در شرایط تحریم ها موجب خود اتکایی شده و می تواند

 
نجات بخش کشور در این دوران سخت باشد. 

منبع: فارس



اخبار

منبع: روزنامه اخبار صنعتشماره خبر:  801  |  تاریخ: 1400/11/20

اخبار

اخبار  

 
صدور ارزشمندترین بیمه زندگی بیمه البرز 

ارزشمندترین بیمه نامه زندگی این شرکت با حق بیمه دو میلیارد و 400 میلیون ریالی در سال اول بیمه اي در شعبه بندرانزلی شرکت بیمه
البرز صادر شد.ارزشمندترین بیمه نامه زندگی این شرکت با حق بیمه دو میلیارد و 400 میلیون ریالی در سال اول بیمه اي در شعبه
بندرانزلی شرکت بیمه البرز صادر شد.این گزارش حاکی است، در پی اعلام سیاست هاي شرکت بیمه البرز از سوي محسن پورکیانی،
مدیرعامل و نایب رییس هیات مدیره این شرکت مبنی بر توسعه فروش بیمه هاي عمر و زندگی، پورتفوي بیمه البرز در رشته بیمه هاي عمر

و زندگی در ده ماه سال جاري نسبت به مدت مشابه سال قبل، 272 درصد رشد کرده است.  

 
همایش سازمان فروش بیمه هاي زندگی و مدیران بیمه تعاون برگزار شد 

همایش سازمان فروش بیمه هاي زندگی و همایش مدیران ستادي و شعب بیمه تعاون برگزار شد.در همایش سازمان فروش بیمه هاي
زندگی، از «سیده طاهره فزونخواه و نساء داداش زاده، از رشت» به عنوان نماینده هاي جنرال؛ «مهدي پورعاشور، از رشت» به عنوان نماینده
بیمه هاي عمر؛ «محمد بوعذار، از اهواز» به عنوان مشاور فروش بیمه هاي زندگی؛ «ساناز تجویدي از اهواز» به عنوان مدیر بازاریابی برتر بیمه
هاي زندگی؛ «مهدي رونقی از رشت» به عنوان مدیر برتر آموزش بیمه هاي زندگی؛ «فخرالسادات صالحی زاده از اهواز» به عنوان مدیر
منطقه برتر فروش بیمه هاي زندگی؛ «عطیه عبداللهی از تهران» به عنوان مدیرعالی برتر فروش بیمه هاي زندگی؛ «صابر قدس، حسین
بارافکن و بهمن بابازاده» به عنوان مدیرات برتر کشور؛ «حامد سپانو، سعید ایروانی، سیدحمیدرضا محتشمی» به عنوان اساتید بیمه هاي
زندگی و انگیزشی و «یوسف تابش از گلستان» به عنوان سرپرست گروه مدیا بیمه هاي زندگی تقدیر شد.همچنین در این همایش، دوره هاي
تخصصی و انگیزشی نیز توسط «سید حمیدرضا محتشمی» برگزار شد.شایان ذکر است که در ادامه چالش هاي مدیران ستادي و شعب مورد
بررسی قرار گرفته و براي ورود به سال 1401 پیشنهادات براي برنامه ریزي دریافت و مورد گفتگو قرار گرفت.ارتقاي سطح کیفی و فنی
نمایندگان از طریق برگزاري دوره هاي آموزشی فنی و نیز استفاده از ظرفیت و پتانسیل بالاي فضاي آنلاین از جمله مواردي بود که براي
سیاست گذاري هرچه بیشتر مورد تأکید قرار گرفت.قابل توجه است که مدیرعامل بیمه تعاون برگزاري چنین همایش هایی را بهانه اي براي
مدیریت دانش و به اشتراك گذاشتن معلومات و داشته هاي فنی دانست و اظهار داشت: برگزاري این جلسات منجر به پیشرفت و بهبود

 
عملکرد تمام ارکان سازمان شده و به هموار کردن موانع موجود در مسیر شبکه فروش منجر می شود. 

برگزاري جلسه معارفه رئیس شعبه اراك بیمه آرمان  
جلسه معارفه رئیس شعبه اراك بیمه آرمان، برگزار شد. به گزارش روابط عمومی بیمه آرمان: آقاي «علیرضا کسروي» به عنوان سرپرست
شعبه اراك بیمه آرمان منصوب شد تا با عنایت به تعهد و تجارب ارزشمند در جهت پیشبرد اهداف شرکت بیمه آرمان، انجام وظیفه
نماید.جلسه معارفه ایشان با حضور شهاب الدین شریعت مجد معاون امور شعب و توسعه شبکه فروش در محل شعبه این شرکت برگزار

 
گردید.روابط عمومی ضمن تبریک، براي ایشان و کلیه همکاران ساعی و پرتلاش این شعبه آرزوي موفقیت دارد. 

بیش از 24 هزار نفر از وام کارآفرینی موسسه اعتباري ملل بهره مند شدند  
موسسه اعتباري ملل در راستاي بهره مندي کارآفرینان کشور از تسهیلات نسبت به ارائه تسهیلات اقدام نمود.موسسه اعتباري ملل از ابتداي
شهریورماه سال جاري با اعطاي تسهیلات از طریق طرح هاي افق، یکتا کارت، اعتباري، متخصصان و اصناف به481 / 24 نفر تسهیلات



پرداخت نمود.این گزارش می افزاید: متقاضیان محترم براي بهره مندي از طرح هاي تسهیلاتی موسسه اعتباري ملل می توانند به شعب

موسسه مراجعه و از مزایاي طرح هاي فوق بهره مند شوند.  

 
بخشودگی جرایم دیرکرد 

 
بیمه نامه هاي شخص ثالث 

در بیمه ایران  
مدیریت بیمه هاي اتومبیل بیمه ایران بر اساس بخشنامه معاونت نظارت بیمه مرکزي درخصوص طرح بخشودگی جرائم موضوع بند «ب»
ماده 24 قانون بیمه شخص ثالث تمامی خودروها و وسایط نقلیه موتوري فاقد بیمه نامه شخص ثالث ، جهت ارائه خدمات مطلوب و بهینه به
بیمه گذاران، با صدور بخشنامه به تمامی مدیران استانها و واحد هاي اجرایی سراسرکشور اعلام کرد: جرایم دیرکرد بیمه نامه هاي شخص
ثالث، در صورت اقدام به تمدید یا دریافت بیمه نامه شخص ثالث، تا نهم اسفند 1400 بخشیده می شود. به گزارش روابط عمومی بیمه ایران
، بر اساس این بخشنامه، تمامی خودروها و وسایط نقلیه موتوري زمینی فاقد بیمه نامه شخص ثالث به مدت بیست روز از تاریخ 20 /11
1400/ تا پایان 09 /12 /1400 فرصت دارند از این تسهیلات بهره مند شوند. بخشودگی جرائم صرفاً مشمول بیمه نامه هاي شخص ثالث

درخواستی با مدت اعتبار یکساله بوده و بیمه نامه هاي کوتاه مدت را شامل نمی شود .



افزایش اشتغال و توسعه در گرو رشد کارآفرینی در کشور

منبع: اکونا پرسشماره خبر:  802  |  تاریخ: 1400/11/20

مدیرعامل شرکت بین المللی بیژن، گفت: افزایش اشتغال و توسعه در گرو رشد کارآفرینی در کشور است.

مدیرعامل شرکت بین المللی بیژن، گفت: افزایش اشتغال و توسعه در گرو رشد کارآفرینی در کشور است.  

به گزارش اکونا پرس، به نقل از روابط عمومی شرکت بین المللی
بیژن حسین مصطفی زاده، کارآفرین و مدیرعامل شرکت بین المللی
بیژن در گفت و گو با پایگاه خبري تولیدگران کارآفرین با بیان اینکه
امروزه با توجه به نقش مهم استارتاپ ها یا کسب وکارهاي نوپا در
توسعه و پیشرفت اقتصاد کشورها، کارآفرینی جایگاه ویژه و متمایزي
در دنیاي مدرن پیدا کرده است، درواقع، توسعه صنعتی، رشد محلی
و افزایش اشتغال، همه و همه به توسعه و رشد کارآفرینی وابسته

است، اظهارکرد  

افزایش اشتغال و توسعه در گرو رشد کارآفرینی در کشور، یک کارآفرین، گفت: امروزه با توجه به نقش مهم استارتاپ ها یا کسب وکارهاي

 
نوپا در توسعه و پیشرفت اقتصاد کشورها، کارآفرینی جایگاه ویژه و متمایزي در دنیاي مدرن پیدا کرده است. 

حسین مصطفی زاده، کارآفرین و مدیرعامل شرکت بین المللی بیژن در گفت و گو با پایگاه خبري تولیدگران کارآفرین با بیان اینکه امروزه با
توجه به نقش مهم استارتاپ ها یا کسب وکارهاي نوپا در توسعه و پیشرفت اقتصاد کشورها، کارآفرینی جایگاه ویژه و متمایزي در دنیاي
مدرن پیدا کرده است، درواقع، توسعه صنعتی، رشد محلی و افزایش اشتغال، همه و همه به توسعه و رشد کارآفرینی وابسته است، اظهارکرد:
درنتیجه، کارآفرینان افرادي هستند که بذر توسعه صنعتی را می پراکنند و طعم میوه اشتغال، افزایش درآمد، استانداردهاي بهتر براي زندگی

 
و رشد اقتصادي جامعه را به مردم می چشانند. 

وي ادامه داد: توسعه کارآفرینی و اقتصادمقاومتی با شناسایی زمینه هاي جدید مشاغل در عرصه تولید موادغذایی، معرفی الگو هاي مناسب
کارآفرینی و ارائه آموزش هاي مهارتی فنی و حرفه اي، در توسعه اشتغال و ایجاد فرصت هاي جدید شغلی براي جوانان جویاي کار به

 
موفقیت بیشتري دست خواهد آمد. 

مدیرعامل شرکت بین المللی بیژن با بیان اینکه توجه به این نکته که حمایت از تولید ملی، سرمایه و کار ایرانی و ترویج و توسعه مشاغل
خانگی و کارآفرینی می تواند راه گشایی براي افرادي که پا به عرصه کارآفرینی می گذارند، باشد، گفت: کارآفرینی می توان ضمن توسعه و

ترویج فرهنگ مهارت آموزي بسیاري از آسیب ها و ناهنجاري هاي ناشی از بیکاري را کاهش داد.  

مصطفی زاده در ادامه با اشاره به دیدار اخیر با رهبر انقلاب، اظهارکرد: رهبر انقلاب مسئولان را به رفع موانع تولید فراخواندند درواقع مطرح
کردند که مسئولان دولتی حقیقتاً در حال تلاش هستند و باید این تلاش را به گونه اي ادامه دهند که آثار آن بعد از مدتِ نه چندان طولانی،
در زندگی مردم محسوس شود. به طورکلی در زمینه تولید و توسعه کارآفرینی، باید دولت حمایت لازم را داشته باشد تا شاهد بهبود وضعیت

باشیم.





ایران در تله توسعه جدید گرفتار است

منبع: اتاق بازرگانی ایرانشماره خبر:  803  |  تاریخ: 1400/11/20

اطهاري معتقد است: روشنفکران ایران براي کوتاه کردن مسیر توسعه جامعه و کاهش درد و رنج مردم ایران باید مانند روشنفکران
مشروطه، به این علم رهایی بخش مجهز شوند.

عبور از وضعیت موجود به چه معناست و چگونه باید از آن
گذشت؟ بسیار درباره وضعیت ایران شنیده ایم؛ درباره
مشکلات اداري، اقتصادي، سیاسی و اجتماعی آن؛ اما کمتر
درباره راه برون رفت از این وضعیت سخن گفته شده است.
تلاش کرده ایم در گفت و گو با صاحب نظران، ابتدا صورت
بندي اي از وضعیت موجود به دست بدهیم و آنگاه از زاویه
دید دانشوران حوزه هاي مختلف سیاست، جامعه و اقتصاد،

اولویت هاي عاجلی را جویا شویم که می تواند راه برون رفت از این وضعیت باشد. براي آغاز این راه با کمال اطهاري گفت وگو کرده ایم. او

 
نامی آشناست که فارغ از نگاه هاي ایدئولوژیک، در راه جست وجو براي دستیابی به وضعیت مطلوب ایران است. 

تلقی شما از وضع موجود چیست. اساسا ما از واژگان وضع موجود منفی استفاده می کنیم، درصورتی که الزاما می تواند این گونه نباشد؟  

کاملا درست است؛ وقتی جامعه اي در مسیر توسعه افتاده باشد، وضع موجود یعنی مقطع آمدن از گذشته بدتر و رفتن به آینده بهتر. اما
وقتی شما در تله توسعه افتاده باشید، وضع موجود یعنی آمدن از گذشته بهتر و رفتن به آینده بدتر. تله توسعه یعنی عدم توانایی تولید
کالاهاي قابل رقابت با خارج و درعین حال ده برابرشدن قیمت یک ماشین قراضه در مدتی کوتاه، یعنی دوبرابرشدن قیمت مسکن در یک
سال همراه با افزایش خانه هاي خالی، یعنی نه تنها ازدست رفتنِ ثروت و رفاه اکثریت مردم با بی کاري و تورم، بلکه فرار سرمایه انسانی،
ریزش اعتماد و سرمایه اجتماعی با ازدیاد فساد و آسیب ها و خشونت، یعنی نابودي سرمایه طبیعی یا محیط زیست... نگاه کنید نه تنها
روستاهاي سیستان و بلوچستان در حال مدفون شدن در شن هستند، واکنش هاي مردم به دولت در استان هاي پیش از این صنعتی و
ثروتمند خوزستان و اصفهان بالا گرفته است، اکنون با نامساعدشدن وضع اقلیمی، جدال آب زودتر از اینکه بین کشورها آغاز شود، بین استان
هاي ایران رخ داده، و در درون استان ها، کشاورزان دشمن صنعت شده اند و هر روز شاهد اعتراض کارگران، معلمان و... هستیم. وضعیت به
گونه اي شده که مردم آینده سیاسی خود را در گذشته جست وجو می کنند. این یعنی دیگر وضع «موجود» نیست، بلکه آنچه موجود بوده،

 
در حال ازدست رفتن است. 

خیلی ها معتقدند یکی از دلایل اصلی ایجاد وضع موجود شکست انقلاب مشروطه و در نتیجه بازماندن ایران از توسعه بوده است؟  

ببینید در حدود یک قرن بعد از انقلاب فرانسه تا کمون پاریس، در فرانسه دو بار پادشاهی، دو بار امپراتوري و سه بار جمهوري برقرار شد و
کسی از شکست انقلاب بورژوایی فرانسه حرف نمی زند. یا حدود یک قرن از اعلامیه استقلال ایالات آمریکا تا جنگ داخلی و الغاي برده داري
طول کشید، ولی همواره دموکراتیک دانسته می شود؛ اما در ایران اسباب فضل شده که بگویند چون بعد از انقلاب مشروطه در ایران
دموکراسی برقرار نشد، پس استبداد آسیایی (ایرانی) احیا شد و انقلاب مشروطه شکست خورد. به کوتاهی بگویم که انقلاب مشروطه شکست



نخورد، چون انقلابی توسعه بخش بود و این امر را روشنفکران مشروطه (مدرن و سنتی)، در جامعه اي با بیش از 95 درصد بی سواد، قدم به
قدم پیش بردند. توسعه یعنی انباشت تدریجی و متداوم ثروت، دانش و فرهنگ، رفاه و مشارکت که این پس از انقلاب مشروطه تا انقلاب
اسلامی تحقق یافت؛ اما آنچه بعد رخ داد این بود که روشنفکرانی که در انقلاب اسلامی دست داشتند (مدرن و سنتی) و به خصوص آنهایی
که در قدرت جاي یافتند، نتوانستند در دنیاي نو، توسعه را تعریف کنند و تحقق ببخشند. روشنفکران مشروطه یک انقلاب غیرعامل
(passive) را (به قول گرامشی) به پیروزي رساندند، یعنی انقلابی که بورژوازي صنعتی راهبر آن نبود و به طور مثال انقلاب بورژوایی ایتالیا
هم از این نوع بود. ازاین رو چون می دانستند جهش ممکن نیست، باید براي دگرگونی ساختاريِ اقتصادي و اجتماعی و سیاسی، به تدریج
زیرساخت هاي سخت (زیربناها) و زیرساخت هاي نرم (نهادها و سازمان ها) را فراهم می کردند و چنین هم کردند. پس خطایی بسیار
ابتدایی است که با جبرگرایی اکونومیستی بگوییم باید صبر می کردند که بورژوازي شکل بگیرد، بعد انقلاب کنند و چون چنین نکردند، پس
انقلاب نبوده، شورش بوده. ثانیا توقعی بی جا و ابتدایی است که بگوییم چون بلافاصله دموکراسی پایدار را نتوانستند برقرار کنند، شکست
خورده اند. در واقع این در دوره جدید است که فرایند توسعه متوقف شده و ایران در تله توسعه جدید گرفتار آمده است، یعنی بعد از مدتی
پیشرفت، جامعه دچار عقب گرد شده و دیگر قادر به بیرون آمدن از دور باطلی که دولت ایجاد کرده، نیست. در این مدت نه تنها یک الگوي و
برنامه جامع، حتی یک نهاد جدید قابل تکیه و کارآمد توسعه تعریف نشده است و اکنون همه مسئولان از غفلت هاي گذشته سخن می
گویند. این را مقایسه کنید با الگو و نهادهایی که روشنفکران مشروطه تعریف و متحقق کردند و هنوز ارکان انسجام اجتماعی ما هستند: از
قانون مدنی و تجارت تا قانون کار و مزد حداقل، از ایجاد سازمان برنامه و تعریف و اجراي برنامه هاي عمرانی تا اصلاحات ارضی، از تأسیس
سازمان تأمین اجتماعی تا رشد صنعتی 10 تا 15 درصد در سال (1345-1355)... اینها شکست نیست، پیروزي است. نه اینکه این اقدامات
از هر لحاظ کامل بود، اما جامعه مسیر تکاملی و توسعه بخش را می پیمود و ایران را از تله توسعه قدیم به درآورد. این نوع برخوردها و
برخورد هاي مشابه شکست مشروطه، مخصوص کسانی است که در چپ یا راست، در تله ایدئولوژیک به مثابه آگاهی کاذب گرفتار هستند و
با بسط و انکشاف اقتصاد سیاسی و ادبیات جدید توسعه که از دهه 1970 آغاز شد آشنایی ندارند. در ایران بیشتر روشنفکران رسمی و
غیررسمی (مدرن و سنتی) ما از غار ادبیات دهه 1960 و جنگ شرق با غرب بیرون نیامده اند. نتیجه اینکه توسعه بعد از انقلاب قربانی بی
دانشیِ حوزه سیاسی و روشنفکران رسمی شد و در تله توسعه جدید افتاد. درحالی که تله توسعه قدیم ناشی از ساختارهاي اقتصادي و
سیاسی و فرهنگی عقب مانده بود و روشنفکران مشروطه با اقناع مردم از یک سو و هدایت پادشاهان سلسله پهلوي از سوي دیگر موفق به
شکستن آن شدند؛ اما ایجاد تله توسعه جدید ناشی از ناشایستگی در بالندگی و انکشاف ساختارهاي نوین برپا شده توسط آنها بود، زیرا

 
روشنفکران رسمی جایگزین آنها نتوانستند مانع انداختن ایران در تله توسعه، توسط دولت ها شوند. 

حالا این سؤال پیش می آید که چرا روشنفکران مشروطه نتوانستند آن نقشی را که ابتدا در اقناع مردم داشتند، ادامه دهند تا اوضاع چنین

 
شود؟ 

دلایل آن را باید از دو جنبه عینی و ذهنی تحلیل کرد. ببینید روشنفکران مشروطه در جامعه اي بسیار عقب مانده و گسیخته از هم، این باور
را توانستند ایجاد کنند که راه نجات از فقر، عقب ماندگی و احیاي دوباره ایران بین کشورهاي جهان، برچیدن استبداد و برپایی حکومت
قانون به جاي پادشاه به عنوان یک الگوي جایگزین است. بعد نیز با اجماع بین خود این الگوي عام را تدقیق کردند. آنها از سال 1327 با
تعریف و قانونی کردن برنامه هاي عمرانی و تشکیل سازمان برنامه و بودجه مبانی دولت توسعه بخش (developmental state) را
تشکیل دادند و تخصیص بودجه را از اختیار دربار و وزراي عامل آن خارج کردند که روشن است این کار «شاه جوان» نبود. در ادامه جنبش
ملی کردن نفت هرچند با دموکراسی مدنظر دکتر مصدق همراه نشد و روشنفکران مشروطه نتوانستند جایگاه خود را در حوزه سیاسی تثبیت
کنند، اما به قول مارکس، دولت شکست دهنده انقلاب مجبور است وظایف انقلاب مغلوب را به انجام برساند؛ یعنی همان طور که رضاشاه
مجبور به تحقق وظایف انقلاب مشروطه بود، محمدرضا شاه باید وظایف مطرح شده در جنبش ملی را به انجام می رساند؛ به خصوص که این
بار روشنفکران مشروطه وظایف دقیق تري را براي توسعه تعریف کرده و نهادهاي کامل تري را برپا کرده بودند و حزب توده نیز با سازمان
دهی وسیع و عمیق خود، وظایفی جدید را مطرح کرده بود. در نظر داشته باشید که شاه کودتاي مرداد 1332 را خودش نکرد، بلکه برایش
کودتا کردند؛ یعنی با وجود کودتا و سرکوب ها، آمریکا و انگلیس هم می دانستند وظایف اقتصادي و اجتماعی جنبش ملی باید به انجام
برسد. سیاست براي روشنفکران مشروطه (و البته چپ) موقوف بود، اما برنامه عمرانی و توسعه نمی توانست متوقف شود. روشن است دستور
نهایی اصول انقلاب سفید مانند اصلاحات ارضی از آمریکا آمد. اما این برایند جنبش ملی بود و روشنفکران مشروطه و شاگردان آنها از پیش



براي تحقق اصلاحات بورژوا دموکراتیک آماده بودند و با یک نقشه راه دقیق براي اصلاحات ارضی، موفق به شکستن یک ساختار اقتصادي

 
چندهزارساله شدند و یک تحول تاریخی ایجاد کردند. 

اما بسیاري انقلاب سفید را اصلاحاتی از بالا و یکی از دلایل ایجاد وضع موجود می دانند یا اینکه این انقلاب سفید شش بند داشت و شاه
همین طور به آن اضافه می کرد. آقاي عالیخانی می گویند اجلاسی در رامسر داشتیم و اعلی حضرت گفتند شما این بندها را اعلام کنید؛

 
یعنی همین طور به 18 بند رسید. 

خب شاه که چوب سفید نبود، 20 سال از سلطنتش می گذشت و دیگر جهان را دیده بود و می خواست خودي نشان دهد، آن بندهایش هم
پَرت نبود، اما مهم کلان روندهاست. بگذارید اینجا به حرف مارکس برگردیم: وقتی نظریه میان مردم برود، به نیروي مادي تبدیل می شود.
در این عبارت درخشان، نه جبرگرایی اکونومیستی وجود دارد، نه اراده گرایی روشنفکري؛ نه ماتریالیسم مکانیکی و نه ایدئالیسم هگلی. خب
وقتی نظریه میان توده ها رفت، تبدیل به نیرویی می شود که دیگر از بین رفتنی نیست. این بیان اجتماعی اصل بقاي انرژي است. انرژي هیچ
گاه از بین نمی رود، فقط تغییر شکل می دهد. براي همین هم دولت شکست دهنده انقلاب مجبور است وظایف انقلاب مغلوب را به انجام
برساند. اما میزان انجام این وظایف به صحت و جامعیت نظریه (درك شرایط و ضرورت تاریخی) و عمقی بستگی دارد که میان توده ها رفته
باشد. روشنفکران مشروطه، هم در انقلاب مشروطه و هم در جنبش ملی، توانستند ضرورت تاریخی را دریابند و مدل توسعه متناسب آن را
بین مردم ببرند تا نیروي برآمده از آن، در شکلی دیگر متحققش کند. این واقعیت خلاف برداشت مویه گران تاریخی و سیاسی است که اعلام
شکست انقلاب مشروطه و جنبش ملی را نوعی فضیلت به حساب می آورند و با نظرورزي هاي انتزاعی در باره استبداد ایرانی، نخبه کشی،
امتناع اندیشه و... از مشارکت در ارائه نظریه و مدل توسعه طفره می روند. برخی هم می گویند اقتصادهاي نوظهور مانند کره جنوبی و چین
از فرصت هایی تاریخی در جنگ سرد و... براي توسعه استفاده کردند و این فرصت ها دیگر براي ایران تکرار شدنی نیست. این هم نوعی دیگر
از مویه گري تاریخی است. خب روشنفکران مشروطه هم چنین کردند و باز هم می شود کرد. ببینید تا اواخر دهه 1950 در محیط آکادمیک
غرب تنها یک علم اقتصاد براي کشورهاي مرکزي آن شکل گرفته بود که حرفی براي کشورهاي جهان سوم نداشت. در چنین شرایطی
کشورهاي تازه استقلال یافته در بعد از جنگ دوم با موج انقلابات رهایی بخش، به سوي اردوگاه سوسیالسیم که چین هم به آن پیوسته بود،
گرایش می یافتند. در طول دهه 1950 (دهه 1330) به تدریج اقتصاد توسعه در محیط آکادمیک غرب شکل گرفت و در دهه 1960 (دهه
1340) به گفتمانی رایج در آن (رادیکال و غیررادیکال) تبدیل شد. بسیاري انتشار کتاب والت ویتمن روستو را در سال 1960 به نام «مراحل
توسعه اقتصادي، یک مانیفست غیرکمونیستی» نقطه عطف رواج اقتصاد توسعه می دانند. در واقع روشنفکران مشروطه از این فرصت استفاده
کردند تا برنامه هاي توسعه گراي خود را پیش ببرند. آمریکا هم آن قدر توانایی نیروي مادیت یافته جنبش ملی را دریافته بود که باید به این

 
توسعه گرایی تن می داد. 

شگفت اینکه هنوز مفسران بسیاري انقلاب سفید را وظیفه دولت براي به انجام رساندن وظایف جنبش مغلوب ملی ندانسته، آن را به توطئه
امپریالیسم آمریکا بر اساس نظریه رستو تقلیل می دهند. خب اگر تراژدي رفتار نیروهاي سیاسی آن زمان را بعد از انقلاب سفید بتوان درك
(نه قبول) کرد، ساده انگاري فاضل نمایانه اینها کمدي است. راست سنتی و راست به اصطلاح مدرن (با وجود اختلافات دیگر) اقتصاد توسعه
را قبول ندارند و رستو را شبه کمونیست می خوانند. چپ سنتی طبق معمول هرگونه اصلاحات را مِلک خود می داند. چپ جدید هم عنوان
می کند که چون اصلاحات از بالا بوده، نتوانسته موفق باشد و در واقع شعار خودجوشی هایک را تکرار می کند. به جز راست سنتی، بقیه در
واقع اروپا محور هستند؛ یعنی به صورت پوزیتیویستی گمان می برند که براي دستیابی به توسعه یافتگی خودجوش، سه قرن تاریخ پر از
انقلاب و جنگ اروپا را تا رسیدن به نیمه دوم قرن بیستم، باید و می توان تکرار کرد. البته برخی با بدجنسی می گویند اینها استبداد منور را

 
براي عمل ساختن نظرورزي هاي خود قبول دارند، اما هرکدام تنها خود را «منور» می دانند. 

حالا برگردیم به سؤال پیشین که چرا روشنفکران مشروطه نتوانستند آن نقشی را که ابتدا در اقناع مردم داشتند، ادامه دهند تا اوضاع چنین

 
شود. 

ببینید با آنچه انقلاب سفید نامیده شد، وظایف ساختاري اقتصادي یک انقلاب بورژوا دموکراتیک به تدریج تحقق یافت. در دهه 1340 و بعد



در نیمه دهه 1350 این دگرگونی ساختاري کامل شد. این دگرگونی ساختاري باعث شد مدل توسعه روشنفکران مشروطه دیگر آن پیام
تاریخی خود را از دست بدهد؛ یعنی نیاز به نظریه و مدلی جدید مطرح شد، اما به دلایل مختلف چنین نظریه و مدلی نتوانست شکل بگیرد.
به این دلایل خواهیم پرداخت، اما اول لازم است نمایی از این دگرگونی ساختاري بدهیم. ببینید در سال 1320 کل صنایع کارخانه اي ایران
شامل 483 کارگاه با 36هزارو 320 نفر شاغل بود؛ در حالی که در همین سال در شهر آبادان حدود 25 هزار کارکن ایرانی شاغل در صنعت
نفت بود. همین موضوع باعث شد جمعیت شهر آبادان از 61 هزار نفر در سال 1314 به 226 هزار نفر در سال 1335 رسید یا 3.7 برابر شد و
هسته فعالیت هاي کارگري براي جنبش ملی و نیز حزب توده شد. اما جمعیت شهر تبریز که در آستانه مشروطه پیشرفته ترین شهر ایران
محسوب می شد، در همین دوره از 213 هزار نفر تنها به 290 هزار نفر رسید؛ یعنی آبادان یک جزیره پیشرفته در میان دریاي عقب ماندگی
ساختاري ایران بود، اما با انقلاب سفید و به خصوص برنامه هاي عمرانی سوم و چهارم دگرگونی ساختاري رخ داد. خب اصلاحات ارضی
طبقات مالک و رعیت فئودالی را از بین برده و طبقاتی جدید را پدید آورد. در مرحله دوم اصلاحات ارضی 1.3 میلیون دهقان (از نیروي کار
3.2 میلیون نفري کشاورزي در سال 1335) صاحب زمین شدند و مالکان نیز یا تبدیل به بورژوازي ده شدند، یا کوشیدند مازاد اقتصادي را از
شهر کسب کنند. به طور مثال تعداد کارکنان صنایع بزرگ (10 نفر به بالا) از 70 هزار نفر در سال 1335 به 214 هزار نفر در سال 1345
رسید یا سه برابر شد، بعد از آن تا سال 1355 بالغ بر 404 هزار نفر شد؛ یعنی دیگر هم بورژوازي و هم طبقه کارگر شکل گرفته بود و قطب
هاي جدید صنعتی و خدماتی پدید می آمدند. یک نشانه آن جمعیت شهر تبریز است که تا سال 1345 به 424 هزار نفر رسید؛ در حالی که
این بار آبادان درجا زد و در این سال جمعیتش تنها 273 هزار نفر بود. بورژوازي داخلی (با واژگان پولانزاس) نیز نه با سرمایه خارجی، بلکه
در اساس با انباشت حاصل از داخل تشکیل شد. سهم بخش خصوصی در سرمایه گذاري در صنعت و معدن در دوره برنامه چهارم عمرانی
61.5 درصد و در برنامه پنجم 64.5 درصد بود و 96.6 درصد کارگاه هاي بزرگ صنعتی در سال 1355 مالکیت خصوصی داشت و به یمن آن
بانک هاي خصوصی تشکیل شد که به معناي تشکیل سرمایه مالی وابسته به صنعت بود. به علاوه تا سال 1355 یک بوروکراسی عظیم با
700 هزار نفر شاغل دولتی به وجود آمده بود. این دگرگونی عظیم ساختاري، جابه جایی زلزله وار طبقاتی و پدید آمدن طبقات جدید نیاز به
نظریه و الگوي نوین توسعه داشت. اما روشنفکران صاحب نظر مشروطه دیگر وظیفه دگرگونی ساختاري وظیفه تاریخی خود را با هدایت
بوروکراسی به انجام رسانده بودند و شاگردان سیاسی آنها (جبهه ملی دوم و...) و نیز روشنفکران چپ، نتوانستند وظیفه نوین را به انجام
برسانند، به خصوص که دیکتاتوري اجازه فعالیت سیاسی را کاملا سلب کرده بود. ببینید فرایندي که ایران در دهه 1960 وارد آن شد تقریبا
استثنائی بود. در سال 1959 انقلاب کوبا به رهبري دو چریک افسانه اي فیدل کاسترو و چه گوارا به پیروزي رسیده بود و مشی جدیدي را
در مبارزات کمونیست ها گشودند که خود الگوي غیرکمونیست هاي رادیکال هم شد. البته این الگو به خصوص مورد قبول احزاب کمونیست
طرفدار شوروي نبود، اما به سرعت به یک سرمشق اخلاقی رادیکال در جهان تبدیل شد. از همان اواخر دهه 1950 نیز در مقابل اقتصاد
توسعه مدرنیستی، مکتب وابستگی توسط رائول پربیش آرژانتینی (بر مبناي اقتصاد نئوکلاسیک) شکل گرفت که بعد نسخه مارکسیستی آن
هم توسط پل باران، گوندر فرانک، سمیر امین و دیگران پرورده شد. جنگ ویتنام که بعد از تشکیل ویتنام شمالی از 1955 آغاز شده بود به
شکست فرانسه انجامید و آمریکا در سال 1965 براي نجات حکومت دست نشانده در جنوب، به طور مستقیم وارد آن شد تا 1975 شکست
خورده و تحقیر شده خارج شود. آپارتاید به طور وحشیانه در آفریقاي جنوبی برقرار بود. بر اثر آنچه استعمار نو نامیده می شد، اقتصاد اغلب
کشورهاي جهان سوم ورشکسته و غارت شده بود و فقر و بیماري در آنها بیداد می کرد. در کشورهاي جهان سوم انتخابات آزاد و بورژوازي
ملی به خصوص توسط آمریکا تحمل نمی شد و با کودتاهاي خونین نظامیان برچیده می شد تا بورژوازي وابسته و غارت گر بر آنها حاکم
شود. در داخل آمریکا و کشورهاي اروپایی نیز جنبش هاي مدنی، ضد جنگ و ضدسرمایه داري مانند می 1968 بالا گرفته بود. خب در
چنین شرایطی صحبت از تحقق کامل اهداف انقلاب بورژوا دموکراتیک بین روشنفکران ایران مقبولیتی نداشت، به خصوص که از سوي قدرت
امپریالیستی تحمل نشده و نمی شد. به این ترتیب ما در آستانه انقلاب با شرایطی روبه رو بودیم که طبقات جدید شکل گرفته و نیازمند
روشنفکران ارگانیکی هستند که به آنها الگوي توسعه جدید را ارائه کنند. اما بورژوازي چنین نمایندگانی ندارد و شاه نه تنها نمایندگان
بورژوازي ملی را دشمن خود می داند، بلکه با تشکیل حزب رستاخیز جلوي هرگونه تحرك سیاسی بورژوازي داخلی را هم می گیرد. از سویی
مزد و حقوق بگیران و طبقه کارگر نیز فاقد روشنفکران ارگانیک هستند؛ چرا که مشی چریکی فاقد الگوي توسعه داخلی و در اساس خواهان

 
براندازي قدرت حاکم و امپریالیسم است. 

 
آیا اینها باعث افتادن ایران در تله توسعه جدید شد؟ 



ریشه اصلی افتادن ایران در تله توسعه جدید همین ها بود؛ چون تکامل اجتماعی، نظریه و مدل می خواهد. ببینید پایان دهه 1960، مصادف
بود با پایان دوران صنعتی شدن در نظام سرمایه داري و ورود به دوران پساصنعتی که امروز اقتصاد دانش نامیده می شود. پیش از این ورود
هم بحران اقتصادي جهانی غرب را در بر گرفت و هم بحران سیاسی و مشروعیت که به ویژه با شکست آمریکا در ویتنام در سال 1975 رخ
داد و انقلابات متعددي در کشورهاي جهان سوم با جهت گیري رادیکال و ضدامپریالیستی رخ داد که ایران یکی از آنها بود؛ اما در لایه زیرین
نظام سرمایه داري حرکتی رخ می داد که از دیدها پنهان بود و آن حرکت به سوي رژیم انباشتی جدید بود. رژیمی که در آن دانش (به جاي
کار و سرمایه) نقش اصلی را براي تولید ارزش اضافی و سود بازي کند. آنها توانستند این رژیم انباشت جدید را با شیوه انتظام نولیبرال برپا
کنند. در مقابل نهادهاي صلب اردوگاه سوسیالیسم واقعا موجود، با وجود فناوري پیشرفته نظامی، هنوز نتوانسته بود انقلاب صنعتی خود را
کامل کند، چه برسد که وارد اقتصاد دانش شود، در نتیجه وارد بحران اقتصادي عمیقی شد. به این ترتیب در حالی که سرمایه داري از بحران
اقتصادي به در می آمد، اردوگاه سوسیالیسم واقعا موجود وارد بحرانی شد که به فروپاشی آن انجامید. در این میان تنها چین بود که این
تغییر دوران را دریافت، نهاد بازار را به کار گرفت، وارد تعامل با نظام سرمایه داري جهانی شد و ویتنام شکست دهنده آمریکا را به این
اصلاحات قانع کرد. اینها درست در زمانی است که واضعان نظریه وابستگی به دلیل شکست هاي آن، به نقد اصول این نظریه، به ویژه راهبرد
جایگزینی واردات روي آورده و اهمیت راهبرد تشویق صادرات را دریافته بودند؛ اما در هنگامه این تحولات، گویا روشنفکران فعال در انقلاب
در خواب به سر می بردند. آنچه جنبش اجتماعی را به پیش می راند تا تبدیل به انقلاب شود، نه نظریه اجتماعی، بلکه باور تعریف نشده
مردم به حکومت اسلامی بر اثر باور به شخصیتی کاریزماتیک بود؛ یعنی خلاف روشنفکران مشروطه، روشنفکران ایران در آستانه انقلاب براي
توسعه نه نظریه داشتند، نه مدلی مشخص. تقریبا همه آنها با تکمیل اهداف بورژوا دموکراتیک در تخالف بوده و آن را «لیبرالی» می نامیدند
و به قول والرشتاین به دنبال خودکفایی انزواجویانه (autarky) براي توسعه بودند که نسخه اي آغشته به درآمد رانتی نفت از نظریه
وابستگی بود. این استراتژي در ادامه، همان طورکه والرشتاین گوشزد کرده بود، راه به شکل بندي اقتصادي اجتماعی نوفئودالیسم برد. منظور
من تخفیف تلاش ها و فداکاري هاي افراد نیست؛ اما همان طورکه انگلس با لحنی تلخ در سال 1890 بعد از شکست هاي انقلابات کارگري
اروپا می گوید: تاریخ به گونه اي پیش می رود که نتیجه نهایی، همیشه از تناقضات بین خواست هاي افراد بی شماري ناشی می شود... بر هر

 
آ نچه فرد اراده می کند، از جانب دیگران خدشه وارد شده و آ نچه نتیجه می شود، چیزي است که خواست هیچ یک نبوده است. 

 
با این اوصاف وضعیت کنونی را چگونه ارزیابی می کنید؟ 

ببینید ایران در آستانه انقلاب از لحاظ ساختاري به مرحله اي رسیده بود که داگلاس نورث آن را «نظام دسترسی محدود پایه» می گوید؛
یعنی ساختار عقب مانده را با دولت متمرکز شکسته، جهش اقتصادي کرده، طبقات شکل گرفته اند؛ ولی احزاب آزاد نیستند. مرحله بعدي
تبدیل به «نظام دسترسی محدود بالغ» است که در آن احزاب و سندیکاها آزادي نسبی می یابند و بعد «نظام دسترسی باز» یا دموکراتیک
کنونی است. خب شاه با تشکیل حزب رستاخیز در مقابل تحول به نظام دسترسی محدود بالغ مقاومت کرد و در بالا (بورژوازي شکل گرفته
در مقابل او) شکاف افتاد. آمریکا به زودي خطر این مقاومت را دریافت و از آنجا که می دانست اگر شوروي در افغانستان و ایران از لحاظ
نظامی و سیاسی پیروز نشود، از لحاظ اقتصادي فروخواهد پاشید، هلال اخضر را با همه مخاطراتش شکل داد. براي آنکه اهمیت موضوع
روشن شود، باید بگویم درست در همان زمان کره جنوبی نیز در آستانه نظام دسترسی محدود بالغ قرار گرفته بود و ژنرال پارك، دیکتاتوري
که دولت توسعه بخش کره جنوبی را ساخته و معجزه اقتصادي آن موجب شده بود در مقابل این تحول مقاومت می کرد که در سال 1979
به دست «کیم»، دوست قدیمی خود و ریاست سازمان امنیت کشته شد. تازه توسعه در ایران ریشه اي دموکراتیک داشت و آن را نه ژنرال
پارك (افسر سابق ارتش استعمارگر ژاپن در جنگ دوم!) بلکه روشنفکران مشروطه و شاگردان آنها آغاز کرده و به انجام رسانده بودند و این
شاه بود که با تشکیل دولت یکدست و تحمل نکردن حتی احزاب هویدا و آموزگار، خود و سلطنت پهلوي را از تاریخ حذف کرد. در چنین
مرحله اي اگر در جامعه اي که در آن طبقات شکل گرفته اند حداقل دموکراسی برقرار نشود، نه تنها از لحاظ سیاسی بی ثبات می شود؛ بلکه
توسعه آن نیز (به ویژه توسعه دانش بنیان) متوقف می شود که این بحران هاي اجتماعی و سیاسی شدیدي را به دنبال خواهد داشت. همین
اتفاقی که با توافق نسبی روشنفکران سنتی و مدرن بر سر ضدیت با لیبرالیسم و پیروي از مشی خودکفایی انزواجویانه در ایران رخ داد؛ یعنی
آنها با غلبه انقلابی گري خرده بورژوایی، بر سر یک الگوي مبهم و منسوخ از لحاظ تاریخی توافق کردند. در مثالی ملموس، نبود الگوي توسعه
و غلبه انقلابی گري خرده بورژوایی را در اصلاحات ارضی دوباره می توان دید: هیئت دولت در ابتداي سال 1358، انحلال یا ادامه فعالیت
شرکت هاي زراعی و تعاونی تولید را به نظر و رأي سهام داران و اعضاي آنها واگذار کرد. از 93 شرکت هاي سهامی زراعی موجود 88 شرکت



و از 39 شرکت تعاونی تولید نیز 21 شرکت اعلام انحلال کردند؛ در حالی که این نهادها باید با استفاده از نهادهاي پیشین بهره برداري ده
بنیان مانند «بنُه» و «صحرا» حفظ و با فرهنگ روستاییان همخوان و الگویی براي روستاهاي دیگر می شدند. حالا بخشی از عواقب این اقدام،
بهره برداري غیرمجاز دوبرابري از منابع تجدیدپذیر آبی در ایران، بهره برداري 2.25 برابري از ظرفیت مجاز مراتع، تفکیک و افراز سالانه 200
هزار هکتار از اراضی کشاورزي و کوچک و کوچک تر شدن آنها که امکان مکانیزاسیون و فعالیت هاي فنی و علمی را غیر عملی می کند،

آلودگی آب و خاك بر اثر مصرف بیش از اندازه کود و سم و رابطه منفی بین سرمایه گذاري در کشاورزي با ارزش افزوده آن شده است.  

اینها باعث شده کشاورزان خُرد روز به روز فقیرتر شوند و روستاهاي کوچک که در تله فضایی فقر گرفتار آمده اند، کل روستا را رها کنند یا
کولبري کنند یا به سکونتگاه هاي غیررسمی (حاشیه نشینی) روي آورند، آن هم در حالی که شغل و بیمه اي در انتظارشان نیست و باید با
یارانه و امداد زندگی کنند. در حالی که پس از اصلاحات ارضی ساماندهی شده از سوي روشنفکران مشروطه، تنها خوش نشینان بر اثر
مکانیزاسیون مجبور به مهاجرت بودند و در کارخانه هاي در حال احداث می توانستند شغل و بیمه به دست آورند. در نتیجه ساکنان
سکونتگاه هاي غیررسمی و محلات فرودست (فرسوده) شهري در سال 1355 حدود پنج درصد و اکنون حداقل 20 درصد تخمین زده می
شود. یا می توان از تراکم فروشی یا قانون فروشی به نام عقلانیت اقتصادي نام برد که اقتصاد و جامعه ایران را به رانت سپرد و بخش مولد

 
ایران را در عمل نابود کرد. 

با این اوصاف آیا ما می توانیم از تله توسعه و فقر بیرون بیاییم؟  

تداوم این وضعیت سرانجامی فاجعه بار خواهد داشت. پیش تر هم گفته ام که من امیدم را به حوزه سیاسی ایران از دست داده ام. به ویژه
بعد از آنکه برنامه چهارم توسعه که در دولت اصلاحات با اجماع کارشناسی تهیه شده بود، از سوي احمدي نژاد کنار گذاشته شد و هیچ کس
با آن مخالفت نکرد. حاصل آن این بود که دوره 1384-1392 براي هر یک درصد رشد اقتصادي 22.8 میلیارد دلار هزینه شد؛ درحالی که
این رقم در دوره دولت اصلاحات (1376-1384) معادل 4.5 میلیارد دلار بود. شگفت اینکه با وجود پنج برابرشدن هزینه ها، در این دوره
رشد اشتغال تقریبا صفر بود؛ چرا که موتور توسعه مسکن انتخاب شد. خب تحریم چنین دولتی که با چنین اقتصادي براي همه شاخ و شانه
می کشید، آسان بود. بعد از آن انتظار می رفت که بخش مسکن به عنوان موتور توسعه کنار گذاشته شود؛ اما دولت روحانی نیز که الگوي
خود را به جاي برنامه چهارم، برنامه سوم گذاشت و سوار همان موتور معیوب رانتی مسکن شد و شیوه به رانت سپاري جامعه را به اسم
اقتصاد آزاد ادامه داد. خب تحریم چنین دولتی نیز با وجود اینکه دیگر براي همه شاخ و شانه نمی کشید، آسان بود. حالا بعد از دولت
روحانی، دولتی سر کار آمده که آشکار و پنهان می گوید 30 سال وقت تلف کرده ایم و دیگر فرصتی براي تلف کردن نداریم؛ اما باز هم می
خواهد به رانت سپاري جامعه را ادامه دهد، سوار همان موتور معیوب رانتی مسکن شود و به صورت تکراري دم از ساختن سالی یک میلیون
مسکن می زند؛ اما این بار با جیب خالی. در این دولت و مجلس یکدست شده اراده و تدارك براي تدوین برنامه هفتم توسعه مشاهده نمی
شود و به جاي آن به بازي نوشتن طرح مشغول اند. همان طورکه سازمان بودجه (فاقد برنامه) باز هم شوك درمانی منسوخ دهه 1980 (دهه
برباد رفته در اغلب کشورهاي جهان سوم) را در دستور کار قرار داده است. به نظر من موضوع برجام هم به این سادگی ها نیست، الان که
طالبان و کرونا هنوز مهار نشده اند، غرب مدارا می کند؛ اما چنین دولتی با چنین اقتصادي، همه را به تحریم چندباره وسوسه خواهد کرد.
حاکمیت براي جلوگیري از این وسوسه باید به جاي یکدستی، از ابتدا توسعه بخشی را هدف دولت جدید قرار می داد، اکنون نیز تنها همین
چاره را دارد. راه دستیابی به آن نیز روشن است: آموختن شیوه تدوین برنامه چهارم توسعه و اقتباس از چارچوب آن براي تدوین برنامه هفتم
توسعه. این کار باید هرچه زودتر صورت گیرد و جایگزین سرگرمی تعریف طرح هاي عجیب و غریب در اندیشکده هاي نوروییده، بند کردن
به جناح مقابل و گفتمان هاي تخیلی مانند تشکیل «جمهوري دوم» شود. البته اعضاي مجلسی که با ناقدان خود با ادبیاتی مانند «گنده تر از
دهانش حرف زده» سخن می گویند، بعید است که این توصیه را بپذیرند و خطر نیز در همین است. گفتیم که تحول اجتماعی نیازمند اجماع
روشنفکران درباره یک نظریه و مدل توسعه و باور مردم به آن است؛ اما در بیرون از حوزه سیاسی نیز روشنفکران رسمی و روشنفکران
غیررسمی منتقد و رادیکال نتوانسته اند به آن دست یابند. یک قول رایج آنها این است که باید دموکراسی باشد تا نظریه و مدل تدوین شود،
غافل از این اصل ساده که در طول تاریخ (به ویژه در کشورهاي پیرامونی) دموکراسی از دل الگوي توسعه برآمده است، نه معکوس. مارکس
فرازي روشن براي تاریخ سازي دارد: انسان ها تاریخ خود را می سازند؛ اما نه در شرایطی که خود تعیین کرده اند. نظام جهانی شده کنونی
سرمایه داري شرایطی تعیین شده براي همه جوامع ایجاد کرده که نمی توان از آن جهش کرد. همان طور که در قرون نوزدهم و عمده قرن



بیستم صنعتی شدن شرط لازم فائق آمدن بر سرمایه داري آن هم در آینده اي دور بود، اکنون دانش بنیان شدن این شرط را فراهم می کند.
نظریه و مدل توسعه ایران باید با تحلیل مشخص از شرایط مشخص، نحوه توسعه دانش بنیان و تحقق اقتصاد و جامعه دانش را ارائه دهد. این
مدل توسعه در دامن نظام جهانی سرمایه داري باید در درجه اول شیوه انتظام بخشی به این نهادها را براي توسعه دانش بنیان تدقیق کند:
روابط مثبت اقتصادي با کشورهاي مختلف جهان، میزان دخالت دولت در اقتصاد، میزان رقابت اقتصادي در بازار، نحوه چرخش پولی و ارزي،
نحوه توزیع و بازتوزیع ثمرات تولید اجتماعی یا سیاست اجتماعی و نظام هماهنگ سازي آنها. روشنفکران ایران براي کوتاه کردن مسیر
توسعه جامعه و کاهش درد و رنج مردم ایران باید مانند روشنفکران مشروطه، به این علم رهایی بخش مجهز شوند. این درست است که
قدرت می تواند مانع بالندگی دانش شود؛ اما هیچ جاي جهان نیز تحول از دولت آغاز نشده بلکه دانش آغازگر آن بوده است. در نهایت این فرّ

دانش است که قدرت را محدود می کند و آن را مجبور می کند که براي بقایش هم شده از دانش تبعیت کند یا از تاریخ خارج شود و این

روشنفکران اند که داراي این گوي توفیق و کرامت اند.  

 
موضوعات : 
توسعه پایدار



سرآمدشدن گلستان به لحاظ درآمد و اشتغال مستلزم توجه به ظرفیتهاست

منبع: ایرناشماره خبر:  804  |  تاریخ: 1400/11/20

گرگان - ایرنا - استاندار گلستان گفت: اگر به ظرفیت هاي موجود حتی مناطق محروم بدرستی توجه شود، این استان می تواند از
منظر اشتغال و درآمد سرآمد کشور باشد.

گرگان - ایرنا - استاندار گلستان گفت: اگر به ظرفیت هاي
موجود حتی مناطق محروم بدرستی توجه شود، این استان می

تواند از منظر اشتغال و درآمد سرآمد کشور باشد.  

به گزارش خبرنگار ایرنا، علی محمد زنگانه روز چهارشنبه در
نشست بانوان کارآفرین و فعال اقتصادي در سالن اجتماعات
استانداري اظهارداشت: در جامعه امروز، زنان نقش مهم و در

 
حال گسترشی در زمینه کسب و کار دارند. 

وي افزود: گلستان بدون اغراق با توجه به ظرفیت هاي بی

 
بدلیل استانی کم نظیر است که می تواند با توجه به پتانسیل ها و استفاده از موقعیت هاي موجود سرآمد کشور باشد. 

استاندار گلستان بیان کرد: وضعیت استان در مقایسه با کشور در برخی حوزه ها بسیار پایین تر از استانداردهاست که از این منظر می توان

 
به درآمد سرانه خانوار، خطر فقر خانوارهاي روستایی، توزیع امکانات رفاهی اشاره کرد. 

زنگانه ادامه داد: چنانچه مزیت هاي روستاهاي گلستان را یک به یک بررسی کنیم می توانیم براساس همین توانایی ها با قادرسازي جوامع

محلی و حمایت و پشتیبانی نهادهاي دولتی بطور حتم قادر به تعریف بیش از یک هزار پروژه روستایی خواهیم بود.  

به گفته وي تجاربی همچون روستاهاي مولد و اشتغالزا در محروم ترین نقاط همچون عطاآباد، وامنان، محمدآباد، چناران اثبات کننده ظرفیت

هاي بی بدلیل گلستان است.  

استاندار گلستان اضافه کرد: امروز نقش زنان در ایجاد کسب و کارهاي جدید مورد توجه قرار گرفته و سهم وسیعی از زنان از همین طریق

وارد بازار کار شده اند.  

وي با اشاره به وظیفه ادارات و نهادهاي دولتی مبنی بر اهتمام براي رفع موانع از مسیر کار حوزه زنان اظهارداشت: مدیران ادارات موظفند
براساس منویات رهبر معظم انقلاب و شعار سال مبنی بر رفع موانع تولید به منظور ایجاد انگیزه و اشتغال در حوزه زنان فعالیت بیشتري

داشته باشند.  

در این جلسه جمعی از بانوان کارآفرین استان گلستان به برخی از مسائل و مشکلات و موانع مسیر توسعه کار از جمله بیمه و قوانین دست و
پاگیر، سخت گیري بانک ها در اعطاي تسهیلات و نبود قانون حمایت از زنان کارآفرین، کمبود قطعات در صنایع مختلف، کمبود امکانات

رفاهی و زیرساختی در شهرك هاي صنعتی، نگاه تبعیض آمیز مدیران ادارات اشاره کردند. 



استان 2 میلیون نفري گلستان 14 شهرستان دارد.  

 
برچسب ها 

 
- استان گلستان 

- استانداري گلستان  

 
- زنان سرپرست خانواده 

 
- علی محمد زنگانه 

- اشتغال زایی



آخرین خبر از همسان سازي حقوق بازنشستگان در سال آینده

منبع: همشهريشماره خبر:  805  |  تاریخ: 1400/11/20

سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1401 از همسان سازي حقوق بازنشستگان در سال آینده خبر داد.

به گزارش همشهري آنلاین به نقل از ایسنا، رحیم زارع در
توضیح مصوبات امروز عصر کمیسیون تلفیق بودجه 1401
گفت : کمیسیون تلفیق تصویب کرد که از محل بند و تبصره
2 لایحه بودجه همسان سازي بازنشستگان در سال آینده

انجام شود.  

وي افزود: همچنین مبلغ 5 هزار میلیارد تومان براي اجراي
قانون تعرفه گذاري خدمات پرستاري و تبدیل کارانه هاي

 
پرستاري از سر جمع مالیات سیگار اختصاص پیدا کرد. 

حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی افزایش می یابد؟ | جزئیات جدید درباره همسان سازي حقوق بازنشستگان زارع اضافه کرد: در سال

1401 مقرر شد مربیان قرآنی تبدیل وضعیت شده که منابع این کار از سر جمع بودجه عمومی تامین می شود.  

سخنگوي کمیسیون تلفیق بودجه 1401 گفت: مبلغ 200 میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه براي دانشجویان کمیته امداد و سازمان

بهزیستی اختصاص داده شد.  

وي ادامه داد: 500 میلیارد تومان از محل تسهیلات قرض الحسنه تبصره 16 براي اشتغال زندانیان حین و بعد از حبس تصویب شد.



کارخانه فرآوري کشمش ملایر با 10 میلیارد تومان اعتبار به بهره برداري رسید

منبع: ایرناشماره خبر:  806  |  تاریخ: 1400/11/20

همدان- ایرنا- کارخانه تصفیه و بسته بندي کشمش ملایر با اعتباري بالغ بر 10 میلیارد تومان روز چهارشنبه و همزمان با ایام دهه
فجر در آیینی با حضور جمعی از مسئولان استانی و شهرستانی به بهره برداري رسید.

 همدان- ایرنا- کارخانه تصفیه و بسته بندي کشمش ملایر با
اعتباري بالغ بر 10 میلیارد تومان روز چهارشنبه و همزمان با ایام دهه فجر در آیینی با حضور جمعی از مسئولان استانی و شهرستانی به بهره

برداري رسید.  

به گزارش ایرنا؛ سرپرست فرمانداري ویژه ملایر آیین بهره برداري از این کارخانه، اظهار داشت: ملایر به عنوان شهر جهانی انگور، ظرفیت هاي
بالایی در تولید انگور و کشمش دارد که سالانه بخش عمده اي از تولیدات این شهرستان به دیگر نقاط کشور و حتی کشورهاي خارجی صادر

 
می شود. 

«حسین فارسی» با اشاره به فعالیت حدود 60 واحد فرآوري کشمش در ملایر، افزود: با توجه به تسهیلاتی که در بخش کشاورزي ارائه می

شود، باید به سمت ایجاد صنایع تبدیلی در بخش انگور و کشمش حرکت کنیم.  

نماینده مردم ملایر در مجلس شوراي اسلامی نیز در این آیین گفت: در حوزه انگور و کشمش باید به دنبال اقدام جدید باشیم تا در بخش

بسته بندي، صنایع تبدیلی و برندسازي به موفقیت برسیم.  

حجت الاسلام «احد آزادیخواه» اظهار داشت: فعالان انگور و کشمش این شهرستان باید از پیله سنتی خارج شده و به دنبال کارهاي نو براي

جذب بازارهاي جدید باشند.  



 
 

معاون توسعه مدیریت و منابع انسانی سازمان جهاد کشاورزي استان همدان نیز در این آیین گفت: امسال و همزمان با ایام دهه فجر 67 طرح

 
کشاورزي با اعتباري بالغ بر 185 میلیارد تومان در مناطق مختلف این استان به بهره برداري رسیده است. 

«غلامحسین تقوي» افزود: از این تعداد 10 طرح کشاورزي با اعتباري بیش از 15 میلیارد تومان اعتبار مربوط به شهرستان ملایر بوده که 6

 
طرح آبیاري نوین، سه طرح گلخانه و یک طرح نیز کارخانه تصفیه و بسته بندي کشمش است. 

به گفته وي، براي احداث کارخانه تصفیه و بسته بندي کشمش 10 میلیارد تومان اعتبار سرمایه گذاري شده که از این میزان هشت میلیاد

 
تومان آورده شخصی و 2 میلیارد تومان نیز تسهیلات بانکی است ضمن اینکه این واحد براي 15 نفر نیز اشتغل زایی کرده است. 

به گزارش ایرنا؛ با افتتاح 10 طرح جهاد کشاورزي در شهرستان ملایر زمینه اشتغال بکار 50 نفر فراهم شده است.  

 
برچسب ها 

- وزارت جهاد کشاورزي  

 
- شهر جهانی انگور 

 
- سازمان جهادکشاورزي استان همدان 

- افتتاح طرح  

- ملایر  
- دهه فجر



انواع کره مغزیجات و طرز تهیه آن ها

منبع: روزنامه گسترش صمتشماره خبر:  807  |  تاریخ: 1400/11/20

 
اگر بدانید که طرز تهیه کره انواع مغزها چقدر راحت است، خودتان هم می توانید تولیدکننده باشید! بله... 

 اگر بدانید که طرز تهیه کره انواع مغزها چقدر راحت است، خودتان هم می توانید تولیدکننده باشید! بله... انواع کره مغزیجات که به
سبب خواص بالایی که دارند در حال حاضر به عنوان محصولات پرطرفدار شناخته می شوند. به سبب میزان تقاضاي بالایی که براي انواع کره
مغزها وجود دارد، شما هم می توانید با تسلط کامل بر طرزتهیه کره نسبت به تولید آن اقدام نمائید. البته بدیهی است که در ابتداي کار
سوالات زیادي در ذهن شما می چرخد که باید پیش از هر اقدامی به پاسخ آن ها برسید. پس براي موفقیت در این راه و اقدام به یک

 
کارآفرینی جذاب و خوشمزه، ادامه ي این مطلب را با دقت دنبال نمائید. 

یادگیري طرز تهیه کره براي درآمدزایی  

 
 

با گران شدن قیمت خرید انواع مغز، مسلماً قیمت خرید کره مخصوص آن ها نیز افزایش چشمگیري داشته است، بنابراین مسلم است که راه
اندازي یک تولیدي انواع کره مغزیجات می تواند عامل مناسبی براي پیشرفت و درآمدزایی شما باشد. از جمله مهم ترین اقدامات براي
موفقیت در این مسیر، یادگیري و تسلط کامل بر طرزتهیه کره می باشد. البته لازم است بدانید که کره کدام مغزها خوشمزه بوده و طرفدار

 
زیادي دارند، در واقع می بایست طرزتهیه همه ي انواع پرفروش کره مغزها را یاد بگیرید تا به آسانی پاسخگوي نیاز مشتریان خود باشید. 

 
انواع کره مغزیجات پر طرفدار را بشناسید! 

بر اساس تحقیقات به عمل آمده استفاده از کره مغزیجات براي تامین قواي جسمی و روحی بدن بسیار بسیار مفید است، به همین جهت
متخصصین در این حوزه نسبت به تولید کره انواع مغزها اقدام نموده اند. همچنین لازم به ذکر است که تولید کره مغزها کار خیلی سختی
نبوده و به دو روش صنعتی و خانگی امکان پذیر می باشد. برخی از مغزها که کره ي حاصل از آن ها بسیار خوش طعم، لذیذ و پرفروش است

 
عبارت هستند از: 



- طرز تهیه کره فندق صنعتی و خانگی: از آنجا که کره فندق یکی از مغذي ترین انواع کره ها محسوب می شود، پزشکان مصرف آن را به
صورت روزانه توصیه می نمایند. دستور تهیه کره فندق خانگی و صنعتی تفاوت چندانی ندارد، تنها مقیاس و اندازه آن ها با هم تفاوت دارد.
براي تهیه ي کره فندق در ابتدا می بایست پوست سخت فندق جدا شود، این کار براي لایه ي پوستی قهوه اي فندق نیز باید تکرار شود که
با استفاده از حرارت دادن آسان خواهد شد. در مرحله ي بعد فندق ها را با دستگاه خرد کرده به شکل پوره در بیاورید. سپس با اضافه کردن

 
پودر قند و روغن زیتون آن را روي حرارات تا زمانی به شکل کره در بیاید هم بزنید. 

- طرز تهیه کره بادام زمینی: براي تهیه ي این نوع کره خوشمزه در ابتدا می بایست بادام ها را روي فویل قرار داده و درون فري که از قبل با
دماي 350 درجه فارنهایت گرم شده قرار دهید. پس از ده دقیقه بادام ها به طور کامل بو داده هستند و براي خرد کردن و پوره شدن آماده
خواهند بود. در مرحله ي آخر با اضافه کردن مقدار نمک و دارچین و هم زدن مواد می توانید به کره بادام زمینی محبوبی برسید.

 
 

- طرز تهیه کره پسته: یادگیري طرزتهیه کره پسته بسیار بسیار الزامی است؛ چراکه یکی از لذیذترین و خوشمزه ترین انواع کره محسوب می
شود. براي تهیه کره ي سبز رنگ و خوش طعم پسته اي، پسته درجه یک و عالی به همراه نمک و عسل مورد نیاز است تا توسط میکسر به

عمل آید. تهیه این نوع کره نسبتاً آسان تر است.  
- طرز تهیه کره بادام درختی: یکی از لاکچري ترین انواع کره مغزیجات، کره بادام درختی است که به سبب طعم و خواص بسیار بالایی که
دارد بسیار پرطرفدار نیز هست. البته امکان تهیه این نوع کره نیز به آسانی وجود دارد، تنها کافی است دستور درست طرز تهیه کره را در
اختیار داشته باشید. از آنجا که این نوع بادام بسیار روغنی است، انتخاب مناسبی براي کره گیري نیز محسوب می شود. در مرحله اول می
بایست بادام خیسانده شده و پوست گرفته شود، سپس با دستگاه خرد گردد. خرد شدن با دستگاه می بایست تا زمانی ادامه پیدا کند که به
شکل خمیري در بیاید، سپس مقادیري روغن نارگیل اضافه شده و دوباره همزده می شود. ممکن است در مراجع مختلف دستور تهیه هاي
مختلفی نیز براي تهیه انواع کره مغزها وجود داشته باشد، اما طرز تهیه کره خوب است که منجر به رضایت بخش شدن نتیجه می شود.

بنابراین دقت کنید که بهترین دستور تهیه را انتخاب و مورد استفاده قرار دهید.  

 
خرید کره گیر، یک راه آسان براي درست کردن کره مغزیجات 

بر اساس موارد ذکر شده در مطالب فوق، حتی با استفاده از خردکن هاي معمولی نیز می توان براي تهیه و تولید این نوع از کره ها اقدام
کرد، اما اگر یک دستگاه کره گیر در اختیار داشته باشید، نتیجه نهایی عالی تر خواهد شد. از طرفی دستگاه هاي خرد کن معمولی از عهده
خمیرسازي یا براي درست کردن مقادیر بالا مناسب نیستند. این در حالی است که با خرید کره گیر بدون دخالت دست و به راحتی می توان
نسبت به تهیه کره اقدام کرد. جالب است بدانید، دستگاه کره گیر در انواع مدل صنعتی و خانگی طراحی و تولید می شوند تا افراد در منزل
یا مجموعه هاي تولیدي مبراي تولید مقادیر بالا به زحمت نیفتند. خوشبختانه دستگاه ها از قدرت بالایی برخوردار هستند و کره گیري را به

 
صورت اصولی و عالی انجام خواهند داد. 



 
 

 
قیمت کره گیر چقدر است؟ 

آنچه که مسلم است، قیمت کره گیر به نسبت نوع و مدل متفاوت می باشد، عواملی همچون صنعتی یا خانگی بودن دستگاه نیز بر تعیین
قیمت موثر هستند. البته از آنجا که با خرید کره گیر کارها آسان می شود، این خرید براي مجموعه هاي تولیدي یا مصارف خانگی کاملاً
معقولانه است. افزون بر این ، صرف نظر از قیمت کره گیر می بایست به موارد دیگري در زمان خرید دستگاه توجه داشته باشید. برخی از

 
نکات طلایی براي خرید دستگاه کره گیر عبارت هستند از: 

 
- برند تولیدکننده را بررسی کرده و از یک برند معتبر انتخاب و خرید نمائید. 

 
- ساختار و عملکرد دستگاه را به خوبی توسط فروشنده یاد بگیرید تا در حین کار دچار مشکل نشوید. 

- براي اطمینان بیشتر دستگاه هاي داراي ضمانت را انتخاب و خریداري نمائید.  

با توجه به موارد فوق، به راحتی می توانید انتخابی درست و کامل داشته باشید. پس اگر قصد تولید به میزان انبوه و راه اندازي یک کسب
وکار را دارید یا براي مصارف خانگی به دنبال خرید دستگاه هستید، به موارد فوق در زمان خرید دقت نمائید. توجه داشته باشید که خرید
دستگاه از فروشگاه هاي نامعتبر منجر به صرف هزینه گزاف و ضرر مالی شما خواهد شد؛ به همین دلیل حتما براي خرید این محصول به

فروشگاه هاي اینترنتی و یا حضوري معتبر مراجعه کنید.



علت ناکامی ها در مدیریت اقتصاد کشور، مدیران غربگرا بود
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- سیاست 

عضو کمیسیون اقتصادي مجلس: علت ناکامی ها در مدیریت اقتصاد کشور، مدیران غربگرا بود  

عضو کمیسیون اقتصادي مجلس گفت: اگر هنوز نتوانسته ایم در مدیریت اقتصاد
کشور و اقتصاد مقاومتی موفقیتی کسب کنیم، به خاطر وجود مدیران غربگرا در

راس مدیریت بوده که هیچ اعتقادي به این سیاست ها نداشتند.  

به گزارش مشرق، محمد علیپور عضو کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی با
اشاره به اقتصادي مقاومتی و تولید ملی، اظهار داشت: زمانی که انقلاب اسلامی به

وقوع پیوست آمریکایی ها بیان می کردند که اگر ما از ایران برویم این کشور فلج می شود این حرفشان نیز به استناد این موضوع بود که تمام

 
امکانات کشور قبل از انقلاب وابسته به غرب بود. 

وي ادامه داد: اما با لطف خدا ایران با رفتن آمریکایی ها فلج نشد بلکه 43 سال است که با اقتدار روبه جلو در حرکت است و حتی در برخی

 
از حوزه ها جزو کشورهاي سرآمد دنیا است. 

عضو کمیسیون اقتصادي مجلس گفت: در حوزه تولید ملی بعد از انقلاب اتفاق هایی افتاده است این درحالی است که ما قبل از انقلاب کالاي

 
تولید داخل، اندك داشتیم و عمده کالاها وارداتی بود که این موضوع نشان از وابستگی شدید ما به خارج بود. 

وي با بیان اینکه ایران قبل از انقلاب با بعد از انقلاب در حوزه کار آفرینی و تولید قابل مقایسه نیست، بیان داشت: در حوزه تولید و
کارآفرینی اقدامات موثري شکل گرفته اما این اقدامات کم است و باید سرعت چرخ تولید را افزایش بدهیم تا به آن چشم اندازي که در تولید

 
داریم برسیم. 

علیپور با اشاره به اقتصاد مقاومتی، تصریح کرد: هنوز نتوانسته ایم در اقتصاد مقاومتی طبق سیاست هاي مقام معظم رهبري پیش برویم آن
هم به خاطر وجود مدیران غربگرا در راس مدیریت بوده که هیچ اعتقادي به این سیاست ها نداشتند و معتقد به اقتصاد غربی بودند همین امر

باعث شده است که وضع اقتصادي فعلی ایران بدین صورت شود.  

وي با بیان اینکه اجراي سیاست هاي اقتصاد مقاومتی نیازمند استمرار و فرهنگ سازي است، بیان داشت: اجراي سیاست هاي اقتصاد
مقاومتی باعث می شود که پس اندازهاي خرد و منابع کلان کشور به سمت سرمایه گذاري و خرید اوراق مشارکت، ایجاد اشتغال خرد در

شهرها و روستاها و تجاري سازي و نیز عرضه به بازار هدایت شود.  

عضو کمیسیون اقتصادي مجلس در پایان گفت: توجه به ظرفیت هاي تولید داخلی در شرایط تحریم ها موجب خود اتکایی شده و می تواند

نجات بخش کشور در این دوران سخت باشد.  



منبع: فارس



شمول مالی پست بانک ایران در کشور به 54 درصد افزایش پیدا
کرده است

شمول مالی پست بانک ایران در کشور به 54 درصد افزایش پیدا کرده است
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دکتر بهزاد شیري مدیرعامل پست بانک ایران در مراسم افتتاح 605 طرح و پروژه بانک با اشاره به اینکه افتتاح 83 باجه بانکی
روستایی به چرخه ارائه خدمات مالی و بانکی، به صورت مستقیم با رفاه اجتماعی مردم در مناطق هدف بانک ارتباط دارد، گفت:

امروز 35 خدمت بانکی به مردم مناطق روستایی ارائه می شود و 168 هزار ...

دکتر بهزاد شیري مدیرعامل پست بانک ایران در مراسم افتتاح
605 طرح و پروژه بانک با اشاره به اینکه افتتاح 83 باجه بانکی

روستایی به چرخه ارائه خدمات مالی و بانکی، به صورت مستقیم با رفاه اجتماعی مردم در مناطق هدف بانک ارتباط دارد، گفت: امروز 35
خدمت بانکی به مردم مناطق روستایی ارائه می شود و 168 هزار نفر از جمعیت روستایی به بهره برداران خدمات بانکی پست بانک ایران

 
اضافه شد و شمول مالی پست بانک ایران در کشور را به 54 درصد ارتقا داد. 

 به گزارش تجارت گردان به نقل از اداره کل روابط عمومی پست بانک ایران، شیري با تاکید بر اینکه اضافه شدن یک درصد به شمول مالی
در مناطق روستایی به یکباره اتفاق نمی افتد، بلکه حاصل تلاش، برنامه ریزي مدیران و کارکنان بانک است، افزود: در طرح «پست بانکی
شو» همکاران ما توانستند با مراجعه حضوري به منازل مردم در روستاها 650 هزار فقره حساب جدید افتتاح کنند که شمول مالی پست

 
بانک ایران را چهار درصد افزایش داد. 

مدیرعامل بانک با اشاره به اینکه توسعه شمول مالی بانک همواره قطره چکانی ولی پیوسته بوده است، ادامه داد: امیدوارم با تلاش بیشتر 80

 
درصد جمعیت روستایی کشور به صورت مستقیم از خدمات پست بانک ایران بهره مند شوند. 

دکتر شیري با بیان اینکه در حال حاضر نزدیک به 9 هزار نفر با فعالیت در باجه هاي بانکی روستایی داراي درآمد ثایت و پایدار هستند،
خاطرنشان کرد: در 33 ماه گذشته ، پنج برابر درآمد آنان افرایش پیدا کرده و به عبارت دیگر نزدیک به 500 درصد درآمد آنان افزایش پیدا
کرده است. به عبارت دیگر درآمد باجه هاي بانکی روستایی هر سال به طور متوسط تا 170 درصد افزایش داشته است و پایداري درآمد باعث

 
به وجود آمدن شغل با ثبات در محیط روستایی شده است.  

بالاترین مقام اجرایی بانک با تاکید بر اینکه به ازاي هر 100 نفر کارمند مستقیم بانک، 322 نفر اشتغال مستقیم در باجه هاي بانکی
روستایی ایجاد شده است، گفت: این مدل همکاري مطلوب بخش دولتی و خصوصی است که در ارتباط با هم، در یک همکاري تنگاتنگ برد-
برد همگام هستند و این همکاري تبعات و آثار جانبی هم به دنبال دارد و به عنوان «آثار اجتماعی خدمات» محسوب می شود که یکی از این

 
آثار، تامین مالی در روستاها است. 

وي با اشاره به ایجاد 52 هزار و 460 شغل از محل این تامین مالی در روستاها افزود: صرفه جویی11 هزار و 170میلیون لیتري بنزین در

 
سال که بیش از 168 هزار میلیارد ریال در مصرف بهینه سوخت کشور تاثیر دارد یکی از ابن آثار اجتماعی خدمات است. 

دکتر شیري ادامه داد: محاسبات نشان می دهد که حضور پست بانک ایران در روستاها،  106 میلیون ساعت در سال، از حضور نیروي انسانی

براي انجام عملیات مالی در شهرها صرفه جویی می کند که معادل 11 هزار میلیارد ریال در مقیاس اقتصادي کشور است.   
مدیرعامل بانک با اشاره به اینکه در هر سال به طور متوسط 82 میلیون تراکنش بانکی از طریق ابزارهاي مالی یا باجه هاي بانکی روستایی

 
انجام می شود، گفت: که به عنوان آثار اجتماعی حضور پست بانک در اقتصاد ملی جایگاه ویژه اي داشته باشد.  

بالاترین مقام اجرایی بانک استفاده کنندگان از اینترنت و موبایل بانک پست بانک ایران در روستاها را بیش از دو میلیون و 200 هزار نفر
اعلام کرد و افزود: استفاده از این ابزارها علاوه بر اینکه دسترسی به خدمات بانکی را تسریع می کند، سواد الکترونیکی و شکاف دیجیتال
روستاها و شهرها را کم می کند که برنامه بانک نیز توسعه این بخش از خدمات است تا درصد شمولیت بانکداري الکترونیک در حوزه روستا

 
متناسب با نقاط شهري افزایش پیدا کند. 



دکتر شیري با بیان اینکه نگاه ما به ارائه خدمات بانکی علاوه بر دیدگاه کسب و کاري براي باجه هاي بانکی روستایی، توجه بیشتر مسئولیت
هاي اجتماعی در حوزه روستا است که از طریق باجه هاي بانکی روستایی اتفاق می افتد، گفت: وزیر ارتباطات و فناوري اطلاعات براي سال
آتی با پیشنهاد پست بانک ایران براي توسعه ابزارهاي پرداخت در روستاها، با استفاده از امکانات این وزارتخانه موافقت کرده است و دستورات
لازم به واحدهاي مربوط داده شده که با انجام این پیشنهاد، جهش دیگري در حوزه بانکداري الکترونیک در باجه هاي بانکی و کسب و

 
کارهاي روستایی اتفاق می افتد. 

بر اساس این گزارش، 605 پروژه پست بانک ایران با اعتباري بالغ بر دو هزار و 57 میلیارد ریال از محل اعتبارات بخش دولتی و خصوصی در
سراسر کشور با حضور مدیر عامل، اعضاي هیات مدیره و معاونین و مدیران امور و با حضور آنلاین مدیران استانی به مناسبت دهه مبارك

فجر و در آستانه چهل و سومین سالگرد انقلاب اسلامی افتتاح و مورد بهره برداري قرار گرفت.



رمز موفقیت بانک اقتصادنوین همسویی با اهداف کلان نظام اقتصادي کشور است
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مدیرعامل بانک اقتصادنوین در واکنش به بیانات مقام معظم رهبري در دیدار با تولیدکنندگان و فعالان اقتصادي گفت: اهداف و
عملکرد بانک اقتصادنوین همسو با اهداف کلان نظام اقتصادي کشور بوده و این رمز موفقیت این بانک است. نوشته رمز موفقیت

بانک اقتصادنوین همسویی با اهداف کلان نظام اقتصادي کشور است اولین ...

مدیرعامل بانک اقتصادنوین در واکنش به بیانات مقام معظم
رهبري در دیدار با تولیدکنندگان و فعالان اقتصادي گفت:
اهداف و عملکرد بانک اقتصادنوین همسو با اهداف کلان نظام

 
اقتصادي کشور بوده و این رمز موفقیت این بانک است. 

به گزارش تجارت گردان به نقل از روابط عمومی بانک
اقتصادنوین، علیرضا بلگوري که در این دیدار حضور داشت با
تاکید بر اینکه حمایت از تولید و تولیدکنندگان در شرایط

تحریمی یکی از محورهاي مهم بیانات رهبري بود، گفت: با افتخار اعلام می کنم که این بانک در دو سال و نیم گذشته با ایجاد پرتفوي

 
مشتریان تولیدي در مسیر رشد و شکوفایی اقتصاد و صنایع کشور گام برداشته است. 

به گفته او، مقام معظم رهبري بر هدایت صحیح اعتبار تاکید داشتند و این که باید از صنایع مادر و اصلی مانند صنعت نفت و نیز صنایع
پایین دستی که اشتغال آفرین هستند، حمایت شود. در این راستا، بانک اقتصادنوین در 30 ماه گذشته، عمده منابع خود را صرف حمایت از

 
تولید در پروژه هاي اشتغال آفرین کرده و این در حالی است که حجم عملیات این بانک هم در طول این مدت حدود چهار برابر شده است. 

او افزود: این بانک با تامین مالی بیش از 30 پروژه ملی و استراتژیک در حوزه نفت، گاز، پتروشیمی و پروژه هاي کلان در صنایع فلزات
اساسی، خودرویی، دارویی و … به عنوان صنایع مولد، پیشران و ارزآور از تولید ملی حمایت کرده که این سیاست راهبردي در سال هاي بعد

 
نیز به صورت جدي تري ادامه خواهد یافت. 

مدیرعامل بانک اقتصادنوین با بیان اینکه اغلب شرکت هاي بزرگ از فهرست 100 شرکت برتر کشور در زمره مشتریان این بانک هستند ،
اظهار داشت: همان گونه که مقام معظم رهبري تاکید داشتند، مهم ترین هدف تقویت بخش تولید، ایستادگی در برابر حملات اقتصادي
دشمن، جلوگیري از به زانو درآمدن تولید، کمک به جهش و رونق اقتصادي، کاهش فشارهاي معیشتی بر مردم و ایجاد اشتغال پایدار بوده

 
است و ما افتخار می کنیم که دوشادوش جهادگران اقتصادي و این شرکت هاي بزرگ نقشی هر چند ناچیز در تحقق این مهم داشته ایم. 

بلگوري با اشاره به میثاق هیئت مدیره این بانک براي تمرکز بر بانکداري استاندارد و شفاف گفت: اعتقاد ما این است که صرفا فعالیت
بانکداري کنیم و به همین دلیل از بنگاه داري پرهیز کرده ایم و شرکت هاي گروه اقتصادنوین صرفا تکمیل کننده زنجیره خدمات مالی و

 
بانکی هستند. 

او نتیجه بانکداري استاندارد و حرکت در جهت اهداف نظام اقتصادي را تامین رضایت توامان همه ذینفعان دانست و افزود؛ خوشبختانه اتخاذ



این رویکرد باعث شده است بانک در مسیر رو به رشد و سودآوري حرکت کند که نتایج آن در گزارش هاي مالی منتشرشده در سامانه کدال
قابل مشاهده است.



اقدامات انقلابی وزارت نفت، ایران را به جایگاه ممتاز در عرصه جهانی می رساند

منبع: همرازشماره خبر:  811  |  تاریخ: 1400/11/20

به گزارش پایگاه خبري تحلیلی همراز، آیت االله سید ابراهیم رئیسی روز چهارشنبه در آیین بهره برداري از طرح هاي گازرسانی و
پتروشیمی وزارت نفت، افزایش اعتماد مردم به دولت را سرمایه بزرگی دانست و گفت: ایران از ظرفیت هاي زیادي در حوزه انرژي برخوردار

است که باید شناسایی و فعال شود تا تولید ارتقاء یافته و اشتغال افزایش یابد.  

رییس جمهور با تأکید بر اینکه گازرسانی به مناطق مرزي و محروم افتخار دولت است، گفت: در طرح هاي گازرسانی امروز 169 روستا در
استان خراسان جنوبی از نعمت گاز بهره مند شدند که عمدتاً پروژه هاي مصوب در سفر استانی دولت سیزدهم به این استان در ابتداي کار

 
دولت بود و این سرعت عمل در اجراي مصوبات استانی نشان می دهد دولت به وعده هاي خود صادقانه و پرتلاش عمل می کند. 

وي با اشاره به ظرفیت طرح هاي صنعت نفت و پتروشیمی در ایجاد اشتغال، رونق تولید و رشد اقتصادي ادامه داد: با تلفیق نگاه متخصصانه و

 
متعهدانه، توسعه صنعت نفت در همه ابعاد با جدیت پیگیري خواهد شد. 

آیت االله رئیسی با تأکید بر اینکه صنعت نفت، گاز و پتروشیمی کشور از ظرفیت هاي فراوانی براي توسعه برخوردار است، گفت: با شناسایی و

ظرفیت هاي موجود در این عرصه ها، می توانیم جایگاه برتر و بالاتري در سطح منطقه اي و جهانی داشته باشیم.  

رییس دولت سیزدهم با بیان اینکه امروز پس از گذشت 43 سال از پیروزي انقلاب اسلامی، اقدامات و گام هاي بلندي براي پیشرفت کشور

برداشته شده است، خاطر نشان کرد: مصمم هستیم این روند را با سرعت بیشتري ادامه دهیم.  

آیت االله رئیسی گفت: در حوزه انرژي اقدامات خوبی انجام شده، اما کشورمان از ظرفیت هاي زیادي در این زمینه برخوردار است که باید

شناسایی و فعال شود تا تولید ارتقاء یافته و اشتغال افزایش یابد.  

رییس جمهور با تأکید بر اینکه دولت مردمی توسعه و پیشرفت کشور را در پرتو عدالت محوري پیگیري می کند، اظهار داشت: توجه به
مناطق محروم و کم برخوردار در دستور کار دولت قرار دارد و معتقدیم که باید به این مناطق رسیدگی بیشتري شود تا مردم بتوانند با

احساس عدالت و در رفاه زندگی کنند.  

وي با تأکید بر اینکه افتتاح این طرح ها بر همین مبناي عدالت محوري و امیدآفرینی انجام شده، خاطر نشان کرد: اقداماتی که وزارت نفت با
حرکت جهادي و انقلابی در دستور کار خود قرار داده است، می تواند کشورمان را در نه فقط در غرب آسیا بلکه در عرصه جهانی در جایگاه

 
ممتازي قرار دهد. 

رییس جمهور با اشاره به حاکم بودن روحیه جهادي در بخش هاي مختلف وزارت نفت، اذعان کرد: اینکه توطئه دشمنان در حمله سایبري به
مراکز سوخت براي ایجاد بلوا در کشور در زمان کوتاهی، خنثی و شرایط به وضعیت عادي بازگشت، به دلیل روحیه جهادي موجود در این

 
وزارتخانه و همت والاي همه دست اندرکاران این حوزه بود. 

آیت االله رئیسی گفت: افزایش اعتماد مردم به دولت سرمایه بزرگی است که به هیچ عنوان نباید به آن کم توجهی شود و باید با کار و خدمت
رسانی مضاعف به مردم، اعتماد عمومی را هر چه بیشتر تقویت کنیم. 



وي خاطر نشان کرد: امروز بزرگ ترین مؤلفه قدرت جمهوري اسلامی ایران، مردم متدین کشورمان هستند که باید روز به روز با کارآمدي

 
نظام اسلامی بر اعتماد عمومی بیافزاییم./ ایرنا 

انتهاي پیام



رئیس جمهوري: ایران با اقدام هاي وزارت نفت در عرصه جهانی جایگاه ممتازي
پیدا می کند

منبع: رویداد نفتشماره خبر:  812  |  تاریخ: 1400/11/20

رئیس جمهوري: ایران با اقدام هاي وزارت نفت در عرصه
جهانی جایگاه ممتازي پیدا می کند رئیس جمهوري با بیان
اینکه امروز در بخش هاي مختلف وزارت نفت، روحیه جهادي
حاکم است، گفت: اقدام هایی که وزارت نفت با حرکت جهادي
و انقلابی در دستور کار خود قرار داده است، می تواند کشور را
نه فقط در غرب آسیا، بلکه در عرصه جهانی در جایگاه ممتازي

 
قرار دهد. 

رئیس جمهوري با بیان اینکه امروز در بخش هاي مختلف
وزارت نفت، روحیه جهادي حاکم است، گفت: اقدام هایی که وزارت نفت با حرکت جهادي و انقلابی در دستور کار خود قرار داده است، می

 
تواند کشور را نه فقط در غرب آسیا، بلکه در عرصه جهانی در جایگاه ممتازي قرار دهد. 

سیدابراهیم رئیسی امروز (چهارشنبه، 20 بهمن ماه) در آیین آغاز به کار طرح هاي گازرسانی و پتروشیمی ضمن تبریک ایام دهه فجر و ماه
رجب، گفت: در طرح هاي گازرسانی امروز 169 روستا در استان خراسان جنوبی از نعمت گاز بهره مند شدند که بیشتر پروژه هاي مصوب در
سفر استانی دولت سیزدهم به این استان در ابتداي کار دولت بود و این سرعت عمل در اجراي مصوبه هاي استانی نشان می دهد دولت به

وعده هاي خود صادقانه و پرتلاش عمل می کند.  
 وي به ظرفیت طرح هاي صنعت نفت و پتروشیمی در ایجاد اشتغال، رونق تولید و رشد اقتصادي اشاره کرد و افزود: با تلفیق نگاه متخصصانه

 
و متعهدانه، توسعه صنعت نفت در همه ابعاد با جدیت پیگیري خواهد شد. 

 رئیس جمهوري با تأکید بر اینکه صنعت نفت، گاز و پتروشیمی کشور از ظرفیت هاي فراوانی براي توسعه برخوردار است، اظهار کرد: با

 
شناسایی و ظرفیت هاي موجود در این عرصه ها، می توانیم جایگاه برتر و بالاتري در سطح منطقه و جهان داشته باشیم. 

 رئیسی گفت: امروز پس از گذشت 43 سال از پیروزي انقلاب اسلامی، اقدام ها و گام هاي بلندي براي پیشرفت کشور برداشته شده است و

مصمم هستیم این روند را با سرعت بیشتري ادامه دهیم.  
 وي افزود: در حوزه انرژي اقدام هاي خوبی انجام شده، اما کشور در این زمینه ظرفیت هاي زیادي دارد که باید شناسایی و فعال شود تا

 
تولید ارتقا و اشتغال افزایش یابد. 

 رئیس جمهوري با تأکید بر اینکه دولت مردمی توسعه و پیشرفت کشور را در پرتو عدالت محوري پیگیري می کند، تصریح کرد: توجه به
مناطق محروم و کم برخوردار در دستور کار دولت قرار دارد و معتقدیم باید به این مناطق رسیدگی بیشتري شود تا مردم بتوانند با احساس

 
عدالت و در رفاه زندگی کنند. 

 رئیسی با تاکید بر اینکه افتتاح این طرح ها بر همین مبناي عدالت محوري و امیدآفرینی انجام شده، اظهار کرد: اقدام هایی که وزارت نفت با
حرکت جهادي و انقلابی در دستور کار خود قرار داده است، می تواند کشور را در نه فقط در غرب آسیا، بلکه در عرصه جهانی در جایگاه

 
ممتازي قرار دهد. 

 وي با بیان اینکه امروز در بخش هاي مختلف وزارت نفت، روحیه جهادي حاکم است، گفت: اینکه توطئه دشمنان در حمله سایبري به مراکز
سوخت براي ایجاد بلوا در کشور در زمان کوتاهی، خنثی و شرایط به وضع عادي بازگشت به خاطر روحیه جهادي موجود در این وزارتخانه و



همت والاي همه دست اندرکاران این حوزه بود.  
 رئیس جمهوري افزود: افزایش اعتماد مردم به دولت سرمایه بزرگی است که به هیچ عنوان نباید به آن کم توجهی شود و باید با کار و

 
خدمت رسانی مضاعف به مردم، اعتماد عمومی را هرچه بیشتر تقویت کنیم. 

رئیسی تصریح کرد: امروز بزرگ ترین مؤلفه قدرت جمهوري اسلامی ایران، مردم متدین کشور هستند که باید روز به روز با کارآمدي نظام
اسلامی، بر اعتماد عمومی بیفزاییم.



کمیسیون تلفیق با «همسان سازي حقوق بازنشستگان و تامین کارانه پرستاري» در
سال 1401 موافقت کرد

منبع: روزنامه جهان صنعتشماره خبر:  813  |  تاریخ: 1400/11/20

سخنگوي کمیسیون تلفیق بودجه مجلس شوراي اسلامی از موافقت این کمیسیون با همسان سازي حقوق بازنشستگان و تامین
کارانه پرستاري در سال 1401 خبر داد.

سخنگوي کمیسیون تلفیق بودجه مجلس شوراي اسلامی از موافقت این کمیسیون با همسان سازي حقوق بازنشستگان و تامین کارانه

 
پرستاري در سال 1401 خبر داد. 

به گزارش جهان صنعت نیوز:  «رحیم زارع» در توضیح نشست روز چهارشنبه کمیسیون تلفیق بودجه 1401 مجلس شوراي اسلامی به
خبرنگاران گفت: کمیسیون مصوب کرد به منظور اجراي قانون تعرفه گذاري خدمات پرستاري و تحقق کارانه پرستاي به میزان 5 هزار

 
میلیارد تومان از مالیات سیگار به این بخش تعلق بگیرد. 

سخنگوي کمیسیون تلفیق بودجه مجلس شوراي اسلامی افزود: همچنین مقرر شد در سال 1401 مربیان قرآنی از نظر استخدامی تغییر

 
وضعیت یافته و بودجه آن از سرجمع بودجه عمومی تامین شود. 

نماینده مردم آباده در مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: اعضاي کمیسیون تلفیق در نشست امروز مصوب کردند که مبلغ 200 میلیارد تومان

تسهیلات براي دانشجویان کمیته امداد خمینی(ره) و بهزیستی در بودجه سال 1401 در نظر گرفته شود.  

وي ادامه داد: همچنین امروز مصوب شد مبلغ 500 میلیارد تومان از محل تسهیلات تبصره 16 نیز براي اشتغال زندانیان حین و بعد از حبس

در نظر گرفته شود.  

زارع خاطرنشان کرد: در نشست امروز اعضاي کمیسیون موافقت کردند که بند (و) تبصره (2) لایحه بودجه، همسان سازي حقوق

 
بازنشستگان در سال 1401 انجام شود. 

 
 -
-



بازدید از واحدهاي صنعتی

منبع: بنیاد شهید و امورشماره خبر:  814  |  تاریخ: 1400/11/20

ایثارگران

در راستاي بازدیدهاي دوره اي از واحدهاي صنعتی، معدنی و واحدهاي صنفی، رییس اداره صنعت، معدن و تجارت باتفاق کارشناس
اشتغال بنیاد شهید و امورایثارگران نایین از چند واحد صنعتی، تولیدي و خدماتی ایثارگران بازدید نمودند.

به گزارش ایثار اصفهان، در راستاي بازدیدهاي دوره اي از واحدهاي صنعتی، معدنی و واحدهاي صنفی، کوهی رییس اداره صنعت،
معدن و تجارت باتفاق عامري کارشناس اشتغال بنیاد شهید و امورایثارگران نایین از چند واحد صنعتی، تولیدي و خدماتی ایثارگران بازدید

 
نمودند. 

کوهی رییس اداره صنعت، معدن و تجارت نایین در جریان بازدید از واحدهاي صنعتی آریا ذوب و واحد صنعتی و تراشکاري سلطانی گفت:
هدف از این بازدیدها کمک به سرمایه گذاران جهت دریافت تسهیلات، تسهیل اخذ مجوزهاي لازم و راه اندازي طرح هاي در حال احداث و

 
طرح هاي توسعه ایی می باشد. 

وي در ادامه با اشاره به حمایت از کارآفرینی ایثارگران افزود: باید به
سوي ایجاد اشتغال هاي کوچک و متوسط و درعین حال دانش
محور برویم و با این روش اشتغال و کارآفرینی را در کشور به

 
خصوص در خانواده معظم شهدا و ایثارگران نهادینه کنیم. 

انتهاي پیام/  
احسان کریمی بافرانی خبرنگار ایثار اصفهان از شهرستان نایین



مخبر: با اتکا به مردم براي هر مشکل در کشور چندین راه حل وجود دارد

منبع: ایران خبرشماره خبر:  815  |  تاریخ: 1400/11/20

معاون اول رئیس جمهور گفت: امروز در شرایطی قرار داریم که براي حل هر مشکل چندین راه حل وجود دارد که اگر به مردم اتکا
کنیم این مشکلات قابل حل هستند.

معاون اول رئیس جمهور گفت: امروز در شرایطی قرار داریم که براي حل هر مشکل چندین راه حل وجود دارد که اگر به مردم اتکا

 
کنیم این مشکلات قابل حل هستند. 

به گزارش ایران خبر، محمد مخبر معاون اول رئیس جمهور صبح امروز
(چهارشنبه) با حضور در شهرستان پیشوا ضمن افتتاح یک کارخانه کشت و
صنعت و دامپروري، به طور همزمان و متمرکز و طی ارتباط ویدئوکنفرانس با
استانداران و مدیران تمام استان ها 6578 طرح عمرانی و اشتغالزایی روستایی

 
را در سراسر کشور مورد بهره برداري قرار داد. 

معاون اول رئیس جمهور همچنین در آئین افتتاح این طرح ها با گرامیداشت
یاد و خاطره امام خمینی (ره) و شهداي انقلاب اسلامی، ایام دهه فجر را تبریک گفت و با اشاره به نقش شهرستان پیشوا و ورامین در پیروزي
انقلاب اسلامی اظهار داشت: یکی از مناطقی که مردم آن نقش مؤثر و مهمی در پیروزي انقلاب اسلامی داشتند همین سرزمین است و کمتر

 
کسی پیدا می شود که پیشوا و ورامین را نشناسد و قدر شهداي 15 خرداد را نداند. 

وي با یادآوري اعلام تعطیلی روز 15 خرداد از سوي امام خمینی (ره) گفت: امام راحل در کمتر مناسبتی این گونه با قاطعیت یک روز را
براي همیشه تعطیل اعلام کردند که این نشان از توجه ویژه امام (ره) به عظمت شهداي 15 خرداد دارد و عجیب است که خود امام خمینی

 
(ره) نیز در همین ایام 15 خرداد از بین مردم پر کشید و به ملکوت اعلا پیوست. 

مخبر، امام خمینی (ره) را شخصیتی بزرگ و با ویژگی ها و امتیازات منحصر بفرد توصیف و تصریح کرد: امام خمینی (ره) فقیه، فیلسوف،

 
عارف و مجاهد بود و از ویژگی هاي منحصر بفرد شخصیتی برخوردار بود. 

وي با اشاره به فرمایش مقام معظم رهبري مبنی بر لزوم نهضت تبیین اظهار داشت: یکی از موضوعاتی که باید نهضت تبیین در مورد آن
فعال شود، مکتب امام خمینی (ره) است که لازم است نظریه ها، دیدگاه ها و مکتب امام راحل و همچنین دیدگاه هاي مقام معظم رهبري

 
تبیین شود. 

معاون اول رئیس جمهور هنر به صحنه آوردن مردم در مسائل و مقاطع مختلف را از جمله ویژگی هاي ممتاز امام خمینی (ره) برشمرد و
گفت: البته این ویژگی در مقام معظم رهبري نیز متبلور است و همانطور که امام خمینی (ره) با اتکا به مردم انقلاب اسلامی را به پیروزي
رساند و در دوران دفاع مقدس، جنگ را اداره کرد، رهبر معظم انقلاب نیز امروز با اتکا به ملت و به صحنه آوردن مردم در تقابل با جهان

 
سلطه کشور را اداره می کنند و خوشبختانه امروز مردم ایران علیرغم وجود برخی مشکلات، از عزتی جامع برخوردار هستند. 



مخبر افزود: اگرچه مسائلی نظیر مسائل اقتصادي و مشکلات معیشتی در کشور وجود دارد اما دولت سیزدهم با روي کار آمدن و با اتکا بر

 
مردم توانست گره هاي بزرگی را در کشور باز کند. 

وي با اشاره به اینکه در زمان آغاز به کار دولت سیزدهم مشکلات متعددي در بخش ذخایر کالاهاي اساسی، فروش نفت و وضعیت معیشتی
مردم وجود داشت، گفت: روزانه 700 800 نفر قربانی ابتلاء به کرونا بودند و پول ها و دارایی هاي کشور نیز در کشورهاي دیگر مسدود شده
بود و روند مذاکرات نیز وضعیت خوبی را نداشت اما امروز دولت توانسته مسائلی را حل و فصل کند که کسی تصور نمی کرد در این مدت

 
کوتاه قابل حل باشد. 

معاون اول رئیس جمهور در ادامه با اشاره به گزارش هاي مدیرعامل کارخانه کشت و صنعت دامپروري، اقدامات صورت گرفته براي راه اندازي
این واحد بزرگ تولیدي آن هم در شرایط تحریم را ارزشمند و مهم توصیف و خاطر نشان کرد: همت و تلاش صورت گرفته براي راه اندازي
این کارخانه پیام و شعار ما می توانیم را به همراه دارد و من چه در مسئولیت قبلی و چه در مسئولیت فعلی که از مشکلات و ظرفیت هاي
کشور آگاهی کامل دارم بر این باور بوده و هستم که با ظرفیت هاي خدادادي و اقداماتی که در 40 سال گذشته در کشور انجام شده، امروز

 
در شرایطی قرار داریم که براي حل هر مشکل چندین راه حل وجود دارد که اگر به مردم اتکا کنیم این مشکلات قابل حل هستند. 

مخبر در بخش دیگري از سخنان خود یکی از هدف هاي جدي و حساسیت هاي اساسی امام خمینی (ره) و مقام معظم رهبري را توجه به
محرومین و مناطق محروم برشمرد و اظهار داشت: دولت سیزدهم نیز شعار مردمی بودن و عدالت خواهی را برگزیده است چرا که بزرگترین

 
عدالت، عدالت در معیشت مردم است. 

وي افزود: روستاهاي کشور از ظرفیت هاي گسترده اي برخوردار هستند که اگر به این ظرفیت ها توجه شود روستاها که امروز جغرافیاي
محرومیت به آنها منتسب شده، به مناطقی تبدیل خواهند شد که کسانی که به دنبال زندگی راحت و سالم و مولد هستند به سمت آنها

 
خواهند رفت. 

امیرحسین مدنی معاون توسعه روستایی و مناطق محروم نیز در این مراسم با اشاره به رویکرد، تأکیدات و نگاه ویژه رئیس جمهور و دولت
سیزدهم به روستاها و مناطق محروم کشور تاکید کرد: رونق و پیشرفت روستاها و مناطق کم برخوردار از اولویت هاي دولت است که امروز
شاهد هستیم نزدیک 7000 طرح و پروژه در حدود 7000 روستا در بخش هاي تولیدي، اشتغالزایی، توانمندزایی، زیرساختی، اقتصاد، راه و
آب، انرژي و طرح هاي هادي به بهره برداري می رسد که نقطه عطف و شروعی براي تحول در روستاها و مناطق محروم در دولت سیزدهم

 
است. 

وي با تشریح برنامه هاي معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري در خصوص آبادانی و توسعه بخش روستایی و محروم
کشور ادامه داد: توجه به اقتصاد روستا از رویکردهاي دولت سیزدهم است که طبق برنامه ریزي هاي انجام شده 500 هزار شغل با کمک و
همکاري صندوق کارآفرینی امید و نهادهایی همانند کمیته امداد محقق می شود و همچنین با پیگیري ها و حمایت هاي معاون اول رئیس
جمهور در طرح نهضت احیاي واحدهاي اقتصادي نیز 2000 واحد از 4000 واحد تعیین شده به ویژه در صنایع تبدیلی در نواحی روستایی

 
احیا و به چرخه تولید کشور اضافه می شود. 

مدنی ادامه داد: در زمینه توجه به اقتصاد روستا نیز 500 بازارچه روستایی در شریان هاي مسافرخیز کشور احداث می شود تا محصولات

 
روستایی ارگانیک در این بازارچه ها در اختیار مردم قرار گیرد. 

معاون توسعه روستایی و مناطق محروم همچنین به برنامه هاي دولت سیزدهم براي ساخت 4 میلیون مسکن طی 4 سال اشاره کرد و ادامه
داد: حداقل 200 هزار واحد مسکونی در سال در روستاهاي کشور ساخته می شود و علاوه بر این مهم در زمینه راه هاي روستایی نیز طبق



 
برنامه ریزي ها سالانه 5000 کیلومتر راه با همکاري سپاه و نهادهاي انقلابی و مردمی ساخته می شود. 

مدنی در خصوص برنامه هاي دولت براي آبرسانی روستاها با تنش آبی بالا تاکید کرد: 10 هزار روستا با مشکل آبی در کشور شناسایی شده
است که عملیات اجرایی حل مشکلات آبرسانی به این روستاها در مراسمی با حضور رئیس جمهوري آغاز شده است و انشااالله در سال 1401

 
مشکل تنش آبی 3 هزار واحد از این روستاها حل می شود. 

وي درباره برنامه هاي معاونت روستایی و مناطق محروم کشور براي حل معضلات حمل و نقل روستایی افزود: 2000 شریان اصلی بین

 
دهستان ها در مراکز شهري استان ها نیازمند توجه ویژه است که طبق برنامه ریزي سه ساله مشکلات 1500 روستا حل خواهد شد. 

معاون توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري همچنین در تشریح برنامه هاي دولت سیزدهم در زمینه اقدامات حمایتی در
روستاها و بویژه مناطق محروم و کم برخوردار کشور گفت: طبق برنامه ریزي ها و توافقات انجام شده با سازمان بهزیستی، کمیته امداد و
وزارتخانه هاي نیرو و صنعت، معدن و تجارت مقرر شده است تا به 110 هزار واحد خانوار روستایی پنل هاي خورشیدي براي تولید 550

مگاوات برق داده شود تا یک منبع درآمدزایی براي بخش هاي محروم کشور باشد.  

وي در خصوص اصلاح ساختارهاي حقوقی و قواعد و مقررات به نفع روستاییان و مناطق محروم کشور تصریح کرد: در این زمینه 20 مسئله
شناسایی شده است که تک تک این مسائل در معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم کشور پیگیري می شود که از مهمترین آنها بحث
معدن است و طبق دستور صریح آیت االله رئیسی 15 درصد از حقوق و عوارض دولتی که معدن داران ملزم به پرداخت هستند باید به
روستاهایی تعلق گیرد که معادن در آن بخش ها فعال هستند که طبق پیش بینی ها 6 هزار میلیارد تومان عوائد براي روستاییان در پی

 
خواهد داشت. 

مدنی افزود: طبق دستور رئیس جمهوري براي روستاهاي زیر 20 خانوار دهیاري و شوراهاي روستا تعلق خواهد گرفت تا این دهستان ها

 
صاحب دهیاري شوند و از منابع و بودجه هاي دولتی براي پیشرفت روستاهاي خود بهره مند گردند. 

وي با اشاره به اهمیت سبد اقتصاد روستا و برنامه ریزي هاي دولت در طرح جامع پیشرفت روستایی ادامه داد: عدم وجود اتاق وضعیت
روستایی یکی از مشکلاتی است که طبق پیگیري ها 5000 روستا دسترسی هاي لازم در این زمینه را ندارند که با کمک سامانه ها و اتاق
وضعیت هوشمند، خدمت دهنده در روستا به خدمات گیرنده متصل می شود و تمام روستاییان از پنجره واحد خدمات روستایی بهره مند

 
خواهند شد. 

منصوري استاندار تهران هم در این مراسم با اشاره به سوابق انقلابی و نقش تاریخی مردم ورامین در پیروزي انقلاب اسلامی تاکید کرد: اینکه
نهضت خدمت و توجه به روستاها و مناطق محروم کشور بزرگترین دستاورد دولت سیزدهم در همین چندماه گذشته است و در همین مدت
کوتاه با کمک مقامات محلی در سرتاسر استان تهران کارگاه خدمت رسانی به مردم محروم شکل گرفته است و سیاست هاي دولت در این

 
زمینه با کمک مسئولان و مردم پیگیري می شود. 

استاندار تهران با اشاره به بازار بزرگ مصرف 15 میلیونی در شهر و استان تهران تاکید کرد: نیروهاي مستعد و توانمند اقتصادي در تهران و

 
بویژه شهرهاي اطراف تهران مشغول به کار هستند که سرمایه هاي خود را در راه خدمت به مردم و در امر تولید و صنعت به کار گرفته آمد. 

منصوري همچنین با قدردانی از تلاش هاي معاون اول رئیس جمهور در زمینه احیاي واحدهاي اقتصادي و توجه به امر مهم تولید در کشور

 
ادامه داد: باید این نگاه ویژه در سرتاسر کشور گسترش یابد. 



وي افزود: سهم 22 درصدي استان تهران از کل صنعت کشور بدان معنا است که یک حرکت و اقدام کوچک اقتصادي و تولیدي در این
استان می تواند تحولی بزرگ در اقتصاد کشور بوجود آورد.



شرکت رجا تندیس مسئولیت پذیري اجتماعی و فرهنگ سازمانی را دریافت کرد

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  816  |  تاریخ: 1400/11/20

در چهارمین اجلاس سراسري مسئولیت پذیري و فرهنگ سازمانی، از مدیرعامل شرکت حمل و نقل ریلی رجا تقدیر و تندیس
مسئولیت پذیري اجتماعی به ایشان اهدا شد.

در چهارمین اجلاس سراسري مسئولیت پذیري و فرهنگ
سازمانی، از مدیرعامل شرکت حمل و نقل ریلی رجا تقدیر و

 
تندیس مسئولیت پذیري اجتماعی به ایشان اهدا شد. 

به گزارش ایران انلاین ، در چهارمین اجلاس سراسري
مسئولیت پذیري اجتماعی و فرهنگ سازمانی که با رویکرد
تکریم از چهره هاي نامی صنعت و اقتصاد کشور و با حضور
نمایندگان کمیسیون فرهنگی مجلس شوراي اسلامی،
مسئولین برگزاري این اجلاس و جمعی از مدیران ارشد شرکت
ها و بنگاه هاي اقتصادي کشور، اساتید دانشگاه و صاحبنظران

حوزه مسئولیت اجتماعی و فرهنگ سازمانی 19 بهمن ماه در مرکز همایش هاي بین المللی دانشگاه شهید بهشتی برگزار شد، از مهندس

محمد رجبی مدیرعامل شرکت حمل و نقل ریلی رجا قدردانی شد.  

بر اساس اعلام دکتر خزایی- عضو هیات علمی دانشگاه تهران- که ریاست کمیته علمی این اجلاس را برعهده داشتند، ارزیابی هاي صورت
گرفته در 14 گروه تعیین شده، سازمان ها مورد ارزیابی قرار گرفته که در نهایت شرکت حمل و نقل ریلی رجا در کنار40 سازمان موفق دیگر

 
مفتخر به حضور در این اجلاس شدند. 

این مراسم با سخنرانی دکتر خزایی و دکتر ممیز عضو هیات علمی دانشکده کارآفرینی دانشگاه تهران در پنل اول اجلاس و سپس جناب
دکتر قوامی معاونت پارلمانی وزارت اقتصاد، دکتر بانکی پور عضو کمیسیون فرهنگی مجلس شوراي اسلامی و حجت الاسلام مبلغی عضو

 
کمیسیون فرهنگی مجلس شوراي اسلامی که ریاست شوراي سیاستگذاري اجلاس را برعهده داشتند به پایان رسید. 

شایان ذکراست توانمندسازي سازمان ها و شرکت ها در زمینه مسئولیت اجتماعی، بررسی جایگاه اخلاق CSR در فعالیت هاي تولیدي -
خدماتی بنگاه هاي تجاري اقتصادي، ارتقاء سطح مشارکت سازمان ها و شرکت ها در حوزه هاي بین رشته اي، بررسی روش هاي ایجاد
فعالیت هاي تجاري- اقتصادي بر مبناي الگوي مسئولیت پذیري اجتماعی، نهادینه سازي مفهوم مسئولیت اجتماعی در اقتصاد ایران و ارتقاء

جایگاه اخلاق کسب و کار و مسئولیت پذیري اجتماعی شرکت ها و سازمان ها از اهداف برگزاري این اجلاس بوده است.



معرفی قبرس شمالی؛ نکات طلایی سرمایه گذاري خارجی

منبع: گسترش صنعت معدنشماره خبر:  817  |  تاریخ: 1400/11/20

تجارت

قبرس شمالی یکی از جزایر زیبا و شگفت انگیز دریاي مدیترانه است که با آب و هوایی عالی و شرایط زندگی مناسب، به مقصدي
جذاب براي گردشگران تبدیل شده است.

قبرس شمالی یکی از جزایر زیبا و شگفت انگیز دریاي مدیترانه است که با آب و هوایی عالی و شرایط زندگی مناسب، به مقصدي

جذاب براي گردشگران تبدیل شده است.  

سبک زندگی   

کشورهایی که در نزدیکی دریاي مدیترانه واقع شده اند، معمولا داراي مناظر سرسبز و زیبایی هستند. دریاي مدیترانه چند جزیره بزرگ دارد
که یکی از آنها قبرس است. کشور قبرس که از نظر وسعت، سومین جزیره پهناور دریاي مدیترانه است، به دو بخش شمالی و جنوبی تقسیم
می شود. قبرس شمالی که به قبرس تُرك نشین هم معروف است، طبیعت زیبا، مکان هاي تفریحی و سیاحتی متعدد و شرایط اقتصادي و
اجتماعی خوبی دارد که همه این موارد، آن را به کشوري مناسب براي تفریح و زندگی تبدیل کرده اند. ما در ادامه این مقاله به شما خواهیم
گفت که چگونه می توانید به قبرس شمالی سفر یا مهاجرت کنید. درباره بهترین روش هاي سرمایه گذاري و همچنین شیوه هاي خرید ملک
در قبرس شمالی نیز توضیح می دهیم. گروه آرتان با سال ها تجربه در زمینه مهاجرت و سرمایه گذاري در قبرس شمالی، آماده است تا به

 
تمام متقاضیان، مشاوره لازم در این خصوص را ارائه دهد. 

اخذ ویزاي قبرس شمالی چگونه است؟ قبرس شمالی تحت حمایت کشور ترکیه قرار دارد. اکثر مردم این کشور به زبان ترکی قبرسی صحبت
می کنند که یکی از لهجه هاي ترکی استانبولی به شمار می رود. از نظر فرهنگی نیز شباهت زیادي بین ترکیه و قبرس شمالی وجود دارد.
قوانین ورود به قبرس شمالی براي ایرانیان مشابه کشور ترکیه است. یعنی شما براي ورود به قبرس شمالی به صورت توریستی و تفریحی،
نیازي به ارائه ویزا ندارید. فقط کافی است یک پاسپورت ایرانی داشته باشید تا بتوانید به مدت 30 روز در این کشور خوش آب و هوا به تفریح
و استراحت بپردازید. اما اگر بخواهید براي تحصیل، کار یا زندگی به قبرس شمالی بروید و مدت طولانی در این کشور بمانید، لازم است براي

 
گرفتن ویزا اقدام کنید. 

اخذ ویزاي تحصیلی و کاري، یکی از روش هاي مهاجرت به قبرس شمالی است. یکی دیگر از راه ها آن است که براي خرید ملک در این
کشور اقدام کنید. براي دریافت ویزا از طریق هر کدام از این روش ها باید مراحل خاصی را پشت سر بگذارید. براي دریافت ویزاي کاري نیز

 
باید یک کارفرما یا شرکتی که در قبرس شمالی ثبت رسمی شده است، براي شما دعوتنامه ارسال کند. 



مدارك لازم براي دریافت ویزاي قبرس شمالی بستگی به روشی دارد که براي مهاجرت انتخاب کرده اید، اما در حالت کلی شما باید مدارك

 
زیر را ارائه دهید: 

اصل پاسپورت متقاضی با حداقل شش ماه اعتبار به همراه کپی آن یک قطعه عکس جدید اجاره نامه یا سند خانه اي در قبرس شمالی که در

آن اقامت خواهید داشت تاییدیه محل سکونت در قبرس شمالی   

تحصیل در قبرس شمالی در مورد ویزاي تحصیلی و تحصیل در قبرس شمالی باید برگه اشتغال به تحصیل که از دانشگاهی در قبرس شمالی
گرفته اند را نیز ارائه نمایید. همچنین در مورد ویزاي کاري به تاییدیه محل سکونت نیازي نیست و باید یک سري آزمایشات مربوط به

 
سلامتی خود را پشت سر بگذارید. همچنین در این روش کافرما براي گرفتن ویزاي شما اقدام می کند. 

بهترین روش هاي سرمایه گذاري در قبرس شمالی سرمایه گذاري در قبرس شمالی براي ما ایرانیان مزایاي زیادي دارد. با این کار نه تنها می
توانیم سرمایه خود را افزایش دهیم، بلکه اقامت قبرس شمالی را نیز به دست می آوریم. حتی پس از پشت سر گذاشتن مراحلی، می توان

 
تابعیت و اقامت این کشور را نیز اخذ کرد. 

سرمایه گذاري در قبرس شمالی بسیار سودآور است. مثلا در طی چند سال اخیر، قیمت خانه ها در این کشور حدود 50 درصد افزایش پیدا
کرده و به همین دلیل سرمایه گذاران زیادي به بازار ملک در این کشور جذب شده اند. قیمت خانه ها در قبرس شمالی مناسب است و براي
خرید ملک در این کشور لازم نیست مراحل پیچیده اداري را پشت سر بگذارید. همچنین سرمایه گذاري در قبرس شمالی از طریق واحد
پولی پوند انجام می شود که نگرانی از بابت کاهش ارزش این واحد پولی وجود ندارد. در ادامه به چند مورد از بهترین روش هاي سرمایه

 
گذاري در قبرس شمالی اشاره می کنیم: 

خرید ملک در قبرس شمالی جالب است بدانید که قیمت ملک در قبرس شمالی به طور سالیانه به طور متوسط بین 8 تا 12.5 درصد رشد
می کند. به همین دلیل افراد با خرید ملک در قبرس شمالی می توانند از کسب سود مطمئن باشند. با خرید ملک و پیش پرداخت حداقل
یک سوم از مبلغ آن می توان اقامت موقت قبرس شمالی را به دست آورد. پس از خرید ملک، می توان با چند سال زندگی در قبرس شمالی،

 
براي اخذ تابعیت و اقامت دائم این کشور نیز اقدام کرد. 

البته گفتنی است که با خرید ملک در قبرس شمالی، اجازه کار در این کشور براي شما صادر نمی شود و فقط مجوز زندگی یا سرمایه گذاري
خواهید داشت. اما در صورتی که بخواهید در این کشور مشغول به کار شوید، می توانید با یک کافرما در همان جا به توافق برسید تا براي

شما درخواست اجازه کار بدهد. با خرید ملک در قبرس شمالی می توانید والدین، همسر و فرزندان خود را نیز به این کشور ببرید.  

ثبت شرکت یکی دیگر از راه ها جهت سرمایه گذاري در قبرس شمالی، به ثبت رساندن شرکت در این کشور است. البته براي این کار باید
مراحل اداري خاصی را پشت سر بگذارید. در ضمن داشتن تمکن مالی نیز اهمیت زیادي دارد، چون علاوه بر هزینه هاي ثبت شرکت، باید
هزینه اجاره ملک، حقوق کارمندان و پرداخت مخارج جاري شرکت را نیز در نظر بگیرید. اگر قصد راه اندازي یک شرکت در قبرس شمالی را



دارید و از پس هزینه هاي آن برمی آیید، می توانید روي مشاوره گروه آرتان حساب کنید. ما به شما خواهیم گفت که چگونه می توانید

 
مراحل اداري را به راحتی پشت سر بگذارید و ملک مناسب براي شرکت خود را تهیه کنید. 

کارآفرینی در روش کارآفرینی، شما باید یک طرح جامع و کامل اقتصادي را به دولت قبرس شمالی ارائه دهید. در صورتی که این طرح قابل
قبول باشد، اجازه فعالیت اقتصادي در این کشور براي شما صادر می شود. اگر سرمایه گذاري به روش کارآفرینی داراي پیچیدگی هاي خاص

 
خودش است، اما چنانچه طرح مناسبی داشته باشید، می توانید سود خوبی کسب کنید. 

 
 

راحت ترین شیوه خرید آپارتمان در قبرس شمالی قیمت ملک در قبرس شمالی مناسب است و به طور مثال قیمت آپارتمان در این کشور
نسبت به سایر کشورهاي حوزه دریاي مدیترانه در سطح پایین تري قرار دارد. مالیات پایین، ثبات اقتصادي، امنیت بالا و امکان اخذ اقامت

 
موقت با پرداخت یک سوم مبلغ ملک، از جمله امتیازاتی هستند که باعث می شوند خرید خانه در قبرس شمالی یک کار سودآور باشد. 

جهت خرید آپارتمان در قبرس شمالی، ابتدا باید اطلاعات کافی در این زمینه داشته باشید. به همین دلیل توصیه می شود که با مشاورین
حقوقی متخصص و با تجربه در این باره صحبت کنید. مطمئنا قوانین و نکات زیادي وجود دارند که با جستجو در اینترنت نمی توانید از آنها
اطلاع پیدا کنید. سپس باید ودیعه اي معادل 1000 تا 2000 پوند را جهت رزرو ملک به شرکت سازنده بپردازید. پس از رزرو تا یک ماه

 
فرصت دارید که یک سوم مبلغ ملک را به حساب شرکت سازنده واریز کنید تا قراداد بین شما منعقد شود. 

قبرس شمالی با موقعیت جغرافیایی بی نظیر و برخورداري از یک اقتصاد پویا و رو به رشد، به عنوان یکی از مناسب ترین و امن ترین
کشورهاي دنیا براي سرمایه گذاري شناخته می شود. «گروه آرتان» مفتخر است در تمام مراحل سرمایه گذاري و مهاجرت در کنار شما باشد

و مشاوره و راهنمایی لازم را به شما عزیزان ارائه کند.



بکارکیري ظرفیت دانشگاه آزاد کرج در حل مشکلات معماري و شهرسازي کشور

منبع: آناشماره خبر:  818  |  تاریخ: 1400/11/20

سرپرست دانشگاه آزاد اسلامی استان البرز و واحد کرج گفت: در زمینه عمران، معماري، شهرسازي و سایر رسته ها فعالیت دارند،
می توان اقدامات شایسته اي براي شهر انجام داد

سرپرست دانشگاه آزاد اسلامی استان البرز و واحد کرج گفت: در زمینه عمران، معماري، شهرسازي و سایر رسته ها فعالیت دارند، می

توان اقدامات شایسته اي براي شهر انجام داد.  

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي خبرگزاري آنا از کرج، حسین
کلانتري در جلسه امضاي تفاهم نامه دانشگاه آزاد اسلامی استان
البرز با سازمان نظام مهندسی استان البرز که با هدف ایجاد دوره
هاي ارتقاي پایه مهندسین برگزار شد، با اشاره به اینکه یکی از
مواردي که در شرح نظام مهندسی وجود دارد، اعتلاي شهرسازي و
معماري اسلامی است، بیان کرد: ایجاد و برگزاري همایش هایی با
عنوان حکمت معماري و شهرسازي به صورت مشترك بین دانشگاه
آزاد اسلامی و سازمان نظام مهندسی در راستاي فعالیت هاي
سازمان می تواند زمینه اي براي فعالیت و ارتباط این دو سازمان با

 
یکدیگر باشد. 

 
بیشتر بخوانید: 

دانشگاه آزاد اسلامی مجري آموزش حرفه اي مهندسان ساختمان کرج شد  

وي ادامه داد: با کمک سازمان نظام مهندسی ساختمان، شهرداري کرج و دیگر سازمان ها و شرکت هاي مهندسین مشاور که در زمینه
عمران، معماري، شهرسازي و سایر رسته ها فعالیت دارند، می توان اقدامات شایسته اي براي شهر انجام داد؛ بدین گونه که با ایجاد نشست
هاي متعدد مسائل و مشکلات را مشخص، راهکارهاي لازم را ارائه و در راستاي همایش پیشنهادي می توان چند جلسه برگزار و پس از

 
مشخص کردن محورها، همایش کاربردي برگزار و اصول راهبردي براي تمامی شهرهاي ایرانی و اسلامی ارائه کرد. 

دبیر هیئت امناي دانشگاه آزاد اسلامی استان البرز درمورد وجود رقبا براي دانشگاه آزاد اسلامی واحد کرج تأکید کرد: هیچ کدام از رقبا به
جامعیت دانشگاه آزاد اسلامی نیستند و این یک افتخار براي این دانشگاه است که توانسته است بالاي 40 درصد از کل دانشجویان استان

 
البرز را به خود اختصاص دهد و اغلب مسئولان استان فارغ التحصیلان دانشگاه آزاد اسلامی هستند و این براي دانشگاه برند است. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی واحد کرج با اعلام آمادگی این دانشگاه درباره برگزاري دوره هاي آموزشی توضیح داد: درمورد رشد و اعتلاي
رشته مهندسی ساختمان در استان، با توجه به وجود ظرفیت هاي این واحد دانشگاهی و نیز تخصص اعضاي هیئت علمی، این واحد
دانشگاهی می تواند مجري آموزشی مناسبی براي ارائه دوره هاي آموزشی باشد و براي ارتقاي موضوعات مختلف سازمان می توان طرح هاي

پژوهشی انجاد داد.  



کلانتري با بیان اینکه در زمینه نظام مهندسی، تولید و محتوي مطالب علمی، چاپ و نشر مطالب و حتی فصلنامه مشترك علمی – پژوهشی
می توان اقدام کرد، افزود: در مورد شرایط و امکانات و نوع خدمات رسانی دانشگاه آزاد اسلامی واحد کرج باید گفت که دانشگاه آزاد اسلامی
تنها دانشگاهی است که در سراسر کشور داراي دانشکده هاي مهارتی و کارآفرینی است و در هر استان حداقل یک دانشکده مهارتی ایجاد

کرده و در برخی از استان ها حتی سه دانشکده مهارتی وجود دارد.  

وي اضافه کرد: شبکه آزمایشگاهی دانشگاه شامل؛ آزمایشگاه مکانیک و خاك، غذا و دارو، محیط زیست، استاندارد و ... در حال فعال سازي

است و نیز با طرح پویش (ارتباط با صنعت)دانشجو می تواند وارد صنعت شود و با آموزش هاي صحیح دانشجو می تواند اشتغال یابد.  

سرپرست دانشگاه آزاد اسلامی واحد کرج با اشاره به موضوع مباحث و مقررات ملی ساختمان اعلام کرد: این واحد دانشگاهی آمادگی دارد

 
افرادي که تأیید سازمان نظام مهندسی را دارند و مقررات ملی ساختمان را خوب می دانند با رعایت ضوابط دانشگاه، تدریس کنند. 

کلانتري در پایان با جمله اي از امیرکبیر که گفته «اگر نیت یکساله دارید برنج بکارید و اگر نیت 10 ساله دارید درخت بکارید و اگر نیت
100 ساله دارید آموزش خوب ارائه دهید» بر ارائه آموزش خوب از سوي دانشگاه آزاد اسلامی تأکید و ابراز امیدواري کرد: حاصل

دستاوردهاي دانشگاه باید افراد مناسب باشد تا بتوانیم به تمدن اسلامی برسیم.  

مجري شدن نهادها یک پروسه اي وجود دارد رضا جمالپور عضو هیئت علمی دانشگاه آزاد اسلامی استان البرز با بیان اینکه براي استفاده از
امکانات دو سازمان می بایست تفاهم نامه منعقد شود بیان کرد: اهداف تفاهم نامه ایجاد یک پژوهشکده مشترك، انتخاب دانشگاه آزاد
اسلامی استان البرز به عنوان مجري آموزشی و ایجاد دوره هاي ارتقاي پایه مهندسین است که با توجه به فضاها و امکانات آموزشی دانشگاه

 
آزاد اسلامی واحد کرج بتوان به اهداف مورد نظر دست پیدا کرد. 

وي درمورد سیر مراحل لازم براي مجري شدن آموزشی در این تفاهم نامه توضیح داد و افزود: در مجري شدن نهادها یک پروسه اي وجود
دارد که دانشگاه ابتدا باید ظرفیت هاي خود را اعلام کند و سپس با طرح در کمیسیون آموزشی و بررسی آن، پس از تأیید کمیسیون با
ارسال به اداره کل راه و شهرسازي و در نهایت صلاحیت مجري گري داده می شود که دانشگاه آزاد اسلامی توانست با انجام مراحل مذکور

این صلاحیت را به دست آورد.  

ایجاد یک مرکز مشترك میان دانشگاه آزاد و سازمان نظام مهندسی در البرز در ادامه این نشست محسن خیري رئیس سازمان نظام مهندسی
ساختمان استان البرز با اشاره به اقدامات انجام شده در تفاهم نامه میان دانشگاه آزاد اسلامی استان البرز و سازمان نظامی مهندسی اظهار
کرد: از جمله اقدامات انجام شده در گذشته، برگزاري همایش ها و سمینارها آنلاین از سوي دانشگاه آزاد اسلامی واحد کرج و نیروهاي
صنعت بود که توانست بازتاب هاي خوبی را داشته باشد و در کنار آن استفاده از ظرفیت هاي دانشگاه براي برگزاري همایش روز مهندس بود.

خیري افزود: ایجاد یک مرکز مشترك براي انجام مباحث تحقیقاتی مسکن و ساختمان که شامل سه گروه پژوهشی، عمرانی و تأسیسات و

 
معماري و شهرسازي باشد ایجاد کنیم. 

در پایان این نشست تفاهم نامه همکاري ما بین دانشگاه آزاد اسلامی استان البرز و سازمان نظام مهندسی استان البرز به امضا رسید.  

انتهاي پیام/4117/



براي هر مشکل در کشور چندین راه حل وجود دارد

منبع: آناشماره خبر:  819  |  تاریخ: 1400/11/20

معاون اول رئیس جمهور گفت: امروز در شرایطی قرار داریم که براي حل هر مشکل چندین راه حل وجود دارد که اگر به مردم اتکا
کنیم، این مشکلات قابل حل هستند.

معاون اول رئیس جمهور گفت: امروز در شرایطی قرار داریم که براي حل هر مشکل چندین راه حل وجود دارد که اگر به مردم اتکا

کنیم، این مشکلات قابل حل هستند.  

به گزارش گروه سیاست خبرگزاري آنا، به نقل از پایگاه اطلاع رسانی
معاون اول رئیس جمهور، محمد مخبر صبح امروز (چهارشنبه) با
حضور در شهرستان پیشوا ضمن افتتاح یک کارخانه کشت و صنعت
و دامپروري، به طور همزمان و متمرکز و طی ارتباط ویدئوکنفرانس
با استانداران و مدیران تمام استان ها 6578 طرح عمرانی و

 
اشتغالزایی روستایی را در سراسر کشور مورد بهره برداري قرار داد. 

معاون اول رئیس جمهور همچنین در آیین افتتاح این طرح ها با
گرامیداشت یاد و خاطره امام خمینی(ره) و شهداي انقلاب اسلامی، ایام دهه فجر را تبریک گفت و با اشاره به نقش شهرستان پیشوا و ورامین
در پیروزي انقلاب اسلامی اظهار کرد: یکی از مناطقی که مردم آن نقش مؤثر و مهمی در پیروزي انقلاب اسلامی داشتند، همین سرزمین

 
است و کمتر کسی پیدا می شود که پیشوا و ورامین را نشناسد و قدر شهداي 15 خرداد را نداند. 

مخبر با یادآوري اعلام تعطیلی روز 15 خرداد از سوي امام خمینی(ره) گفت: امام راحل در کمتر مناسبتی اینگونه با قاطعیت یک روز را براي
همیشه تعطیل اعلام کردند که این نشان از توجه ویژه امام(ره) به عظمت شهداي 15 خرداد دارد و عجیب است که خود امام خمینی (ره)

نیز در همین ایام 15 خرداد از بین مردم پرکشید و به ملکوت اعلا پیوست.  

وي، امام خمینی (ره) را شخصیتی بزرگ و با ویژگی ها و امتیازات منحصر به فرد توصیف و تصریح کرد: امام خمینی (ره) فقیه، فیلسوف،

عارف و مجاهد و از ویژگی هاي منحصر به فرد شخصیتی برخوردار بود.  

معاون اول رئیس جمهور با اشاره به فرمایش مقام معظم رهبري مبنی بر لزوم نهضت تبیین اظهار کرد: یکی از موضوعاتی که باید نهضت
تبیین در مورد آن فعال شود، مکتب امام خمینی (ره) است که لازم است نظریه ها، دیدگاه ها و مکتب امام راحل و همچنین دیدگاه هاي

مقام معظم رهبري تبیین شود.  

وي، هنر به صحنه آوردن مردم در مسائل و مقاطع مختلف را از جمله ویژگی هاي ممتاز امام خمینی (ره) برشمرد و گفت: البته این ویژگی
در مقام معظم رهبري نیز متبلور است و همانطور که امام خمینی (ره) با اتکا به مردم انقلاب اسلامی را به پیروزي رساند و در دوران دفاع
مقدس، جنگ را اداره کرد، رهبر معظم انقلاب نیز امروز با اتکا به ملت و به صحنه آوردن مردم در تقابل با جهان سلطه کشور را اداره می

 
کنند و خوشبختانه امروز مردم ایران علی رغم وجود برخی مشکلات، از عزتی جامع برخوردار هستند. 



مخبر افزود: اگر چه مسائلی نظیر مسائل اقتصادي و مشکلات معیشتی در کشور وجود دارد، اما دولت سیزدهم با روي کار آمدن و با اتکا بر

 
مردم توانست گره هاي بزرگی را در کشور باز کند. 

معاون اول رئیس جمهور با اشاره به اینکه در زمان آغاز به کار دولت سیزدهم مشکلات متعددي در بخش ذخایر کالاهاي اساسی، فروش نفت
و وضعیت معیشتی مردم وجود داشت، گفت: روزانه 700 تا 800 نفر قربانی ابتلا به کرونا بودند و پول ها و دارایی هاي کشور نیز در
کشورهاي دیگر مسدود شده بود و روند مذاکرات نیز وضعیت خوبی را نداشت، اما امروز دولت توانسته مسائلی را حل و فصل کند که کسی

 
تصور نمی کرد در این مدت کوتاه قابل حل باشد. 

وي در ادامه با اشاره به گزارش هاي مدیرعامل کارخانه کشت و صنعت دامپروري، اقدامات صورت گرفته براي راه اندازي این واحد بزرگ
تولیدي آن هم در شرایط تحریم را ارزشمند و مهم توصیف و خاطر نشان کرد: همت و تلاش صورت گرفته براي راه اندازي این کارخانه پیام
و شعار ما می توانیم را به همراه دارد و من چه در مسئولیت قبلی و چه در مسئولیت فعلی که از مشکلات و ظرفیت هاي کشور آگاهی کامل
دارم بر این باور بوده و هستم که با ظرفیت هاي خدادادي و اقداماتی که در 40 سال گذشته در کشور انجام شده، امروز در شرایطی قرار

داریم که براي حل هر مشکل چندین راه حل وجود دارد که اگر به مردم اتکا کنیم، این مشکلات قابل حل هستند.  

مخبر در بخش دیگري از سخنانش یکی از هدف هاي جدي و حساسیت هاي اساسی امام خمینی(ره) و مقام معظم رهبري را توجه به
محرومین و مناطق محروم برشمرد و اظهار کرد: دولت سیزدهم نیز شعار مردمی بودن و عدالت خواهی را برگزیده است، چرا که بزرگترین

 
عدالت، عدالت در معیشت مردم است. 

معاون اول رئیس جمهور افزود: روستاهاي کشور از ظرفیت هاي گسترده اي برخوردار هستند که اگر به این ظرفیت ها توجه شود روستاها
که امروز جغرافیاي محرومیت به آن ها منتسب شده، به مناطقی تبدیل خواهند شد که کسانی که به دنبال زندگی راحت و سالم و مولد

 
هستند، به سمت آن ها خواهند رفت. 

امیرحسین مدنی معاون توسعه روستایی و مناطق محروم نیز در این مراسم با اشاره به رویکرد، تأکیدات و نگاه ویژه رئیس جمهور و دولت
سیزدهم به روستاها و مناطق محروم کشور تأکید کرد: رونق و پیشرفت روستاها و مناطق کم برخوردار از اولویت هاي دولت است که امروز
شاهد هستیم نزدیک 7000 طرح در حدود 7000 روستا در بخش هاي تولیدي، اشتغالزایی، توانمندزایی، زیرساختی، اقتصاد، راه و آب،

انرژي و طرح هاي هادي به بهره برداري می رسد که نقطه عطف و شروعی براي تحول در روستاها و مناطق محروم در دولت سیزدهم است.  

وي با تشریح برنامه هاي معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري در خصوص آبادانی و توسعه بخش روستایی و محروم
کشور ادامه داد: توجه به اقتصاد روستا از رویکردهاي دولت سیزدهم است که طبق برنامه ریزي هاي انجام شده، 500 هزار شغل با کمک و
همکاري صندوق کارآفرینی امید و نهادهایی همانند کمیته امداد محقق می شود و همچنین با پیگیري ها و حمایت هاي معاون اول رئیس
جمهور در طرح نهضت احیاي واحدهاي اقتصادي نیز 2000 واحد از 4000 واحد تعیین شده به ویژه در صنایع تبدیلی در نواحی روستایی

 
احیا و به چرخه تولید کشور اضافه می شود. 

مدنی ادامه داد: در زمینه توجه به اقتصاد روستا نیز 500 بازارچه روستایی در شریان هاي مسافرخیز کشور احداث می شود تا محصولات

 
روستایی ارگانیک در این بازارچه ها در اختیار مردم قرار گیرد. 

معاون توسعه روستایی و مناطق محروم همچنین به برنامه هاي دولت سیزدهم براي ساخت 4 میلیون مسکن طی 4 سال اشاره کرد و ادامه
داد: حداقل 200 هزار واحد مسکونی در سال در روستاهاي کشور ساخته می شود و علاوه بر این مهم در زمینه راه هاي روستایی نیز طبق

برنامه ریزي ها سالانه 5000 کیلومتر راه با همکاري سپاه و نهادهاي انقلابی و مردمی ساخته می شود.  



مدنی در خصوص برنامه هاي دولت براي آبرسانی روستاها با تنش آبی بالا تأکید کرد: 10 هزار روستا با مشکل آبی در کشور شناسایی شده
است که عملیات اجرایی حل مشکلات آبرسانی به این روستاها در مراسمی با حضور رئیس جمهوري آغاز شده است و ان شاءاالله در سال

1401 مشکل تنش آبی 3 هزار واحد از این روستاها حل می شود.  

وي درباره برنامه هاي معاونت روستایی و مناطق محروم کشور براي حل معضلات حمل و نقل روستایی افزود: 2000 شریان اصلی بین

دهستان ها در مراکز شهري استان ها نیازمند توجه ویژه است که طبق برنامه ریزي سه ساله مشکلات 1500 روستا حل خواهد شد.  

معاون توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري همچنین در تشریح برنامه هاي دولت سیزدهم در زمینه اقدامات حمایتی در
روستاها و به ویژه مناطق محروم و کم برخوردار کشور گفت: طبق برنامه ریزي ها و توافقات انجام شده با سازمان بهزیستی، کمیته امداد و
وزارتخانه هاي نیرو و صنعت، معدن و تجارت مقرر شده است تا به 110 هزار واحد خانوار روستایی پنل هاي خورشیدي براي تولید 550

 
مگاوات برق داده شود تا یک منبع درآمدزایی براي بخش هاي محروم کشور باشد. 

وي در خصوص اصلاح ساختارهاي حقوقی و قواعد و مقررات به نفع روستاییان و مناطق محروم کشور تصریح کرد: در این زمینه 20 مسئله
شناسایی شده است که تک تک این مسائل در معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم کشور پیگیري می شود که از مهمترین آن ها بحث
معدن است و طبق دستور صریح آیت االله رئیسی 15 درصد از حقوق و عوارض دولتی که معدن داران ملزم به پرداخت هستند باید به
روستاهایی تعلق گیرد که معادن در آن بخش ها فعال هستند که طبق پیش بینی ها 6 هزار میلیارد تومان عواید براي روستاییان در پی

 
خواهد داشت. 

مدنی افزود: طبق دستور رئیس جمهوري براي روستاهاي زیر 20 خانوار دهیاري و شوراهاي روستا تعلق خواهد گرفت تا این دهستان ها

صاحب دهیاري شوند و از منابع و بودجه هاي دولتی براي پیشرفت روستاهاي خود بهره مند شوند.  

وي با اشاره به اهمیت سبد اقتصاد روستا و برنامه ریزي هاي دولت در طرح جامع پیشرفت روستایی ادامه داد: عدم وجود اتاق وضعیت
روستایی یکی از مشکلاتی است که طبق پیگیري ها 5000 روستا دسترسی هاي لازم در این زمینه را ندارند که با کمک سامانه ها و اتاق
وضعیت هوشمند، خدمت دهنده در روستا به خدمات گیرنده متصل می شود و تمام روستاییان از پنجره واحد خدمات روستایی بهره مند

 
خواهند شد. 

منصوري استاندار تهران هم در این مراسم با اشاره به سوابق انقلابی و نقش تاریخی مردم ورامین در پیروزي انقلاب اسلامی تأکید کرد: اینکه
نهضت خدمت و توجه به روستاها و مناطق محروم کشور بزرگترین دستاورد دولت سیزدهم در همین چندماه گذشته است و در همین مدت
کوتاه با کمک مقامات محلی در سرتاسر استان تهران کارگاه خدمت رسانی به مردم محروم شکل گرفته است و سیاست هاي دولت در این

زمینه با کمک مسئولان و مردم پیگیري می شود.  

استاندار تهران با اشاره به بازار بزرگ مصرف 15 میلیونی در شهر و استان تهران تأکید کرد: نیروهاي مستعد و توانمند اقتصادي در تهران و
به ویژه شهرهاي اطراف تهران مشغول به کار هستند که سرمایه هاي خود را در راه خدمت به مردم و در امر تولید و صنعت به کار گرفته

 
آمد. 

منصوري همچنین با قدردانی از تلاش هاي معاون اول رئیس جمهور در زمینه احیاي واحدهاي اقتصادي و توجه به امر مهم تولید در کشور

 
ادامه داد: باید این نگاه ویژه در سرتاسر کشور گسترش یابد. 

استاندار تهران افزود: سهم 22 درصدي استان تهران از کل صنعت کشور بدان معنا است که یک حرکت و اقدام کوچک اقتصادي و تولیدي

در این استان می تواند تحولی بزرگ در اقتصاد کشور بوجود آورد.  



انتهاي پیام/4013/



مصوبه کمیسیون تلفیق: همسان سازي حقوق بازنشستگان در سال 1401 اجرا می شود

منبع: انتخابشماره خبر:  820  |  تاریخ: 1400/11/20

رحیم زارع سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه در توضیح مصوبات امروز عصر کمیسیون تلفیق بودجه 1401 گفت : کمیسیون
تلفیق تصویب کرد که از محل بند و تبصره 2 لایحه بودجه همسان سازي بازنشستگان در سال آینده انجام شود.

ایسنا: سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1401 از

 
همسان سازي حقوق بازنشستگان در سال آینده خبر داد. 

رحیم زارع در توضیح مصوبات امروز عصر کمیسیون تلفیق
بودجه 1401 گفت : کمیسیون تلفیق تصویب کرد که از محل
بند و تبصره 2 لایحه بودجه همسان سازي بازنشستگان در

 
سال آینده انجام شود. 

وي افزود: همچنین مبلغ 5 هزار میلیارد تومان براي اجراي
قانون تعرفه گذاري خدمات پرستاري و تبدیل کارانه هاي

 
پرستاري از سر جمع مالیات سیگار اختصاص پیدا کرد. 

زارع اضافه کرد: در سال 1401 مقرر شد مربیان قرآنی تبدیل وضعیت شده که منابع این کار از سر جمع بودجه عمومی تامین می شود.  

سخنگوي کمیسیون تلفیق بودجه 1401 گفت: مبلغ 200 میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه براي دانشجویان کمیته امداد و سازمان

بهزیستی اختصاص داده شد.  

وي ادامه داد: 500 میلیارد تومان از محل تسهیلات قرض الحسنه تبصره 16 براي اشتغال زندانیان حین و بعد از حبس تصویب شد.



علی لاریجانی: هیئتی که قانونگذاري می کند باید از عقلا باشند / عامل انحطاط
یک جامعه حتماً به امر درونی مربوط است نه تهاجم خارجی

منبع: انتخابشماره خبر:  821  |  تاریخ: 1400/11/20

علی لاریجانی در ارتباط مجازي با «همایش بین المللی انسان شناسی در حکمت ابن سینا» در سخنانی با موضوع «حکمرانی
مطلوب» اظهار کرد: در زمینه عدالت ابن سینا معتقد است که عدالت صرفاً اقتصادي نیست و نیز اینکه براي عدالت در جامعه رخ

دهد باید طبقه متوسط فربه شود. همچنین ایشان در زمینه از میان رفتن یک ...

ایسنا: عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با اشاره به شروط
انتخاب فرد صالح براي حکومت از نظر ابن سینا گفت: اولین
ویژگی استقلال سیاسی فردي است که انتخاب می شود، دوم
عقل اصیل است، سوم اخلاق شریف است و چهارم تسلط به

 
شریعت. 

علی لاریجانی در ارتباط مجازي با «همایش بین المللی انسان
شناسی در حکمت ابن سینا» در سخنانی با موضوع «حکمرانی

مطلوب» اظهار کرد: براي پاسخ دادن به این پرسش که چرا ابن سینا که نظراتی درباره سیاست داشته است، کتابی مستقل درباره سیاست
ندارد باید به متن شرایطی که او در آن زیست کرد رجوع کنیم. در آن زمان شرایطی بود که ایران بزرگ تحت سیطره خلافت بغداد بود و

 
شرایط خاصی از نظر سیاسی بر آن حاکم بود. 

وي یادآور شد: از نظر فرهنگی و علمی آنطوري که مرحوم سعید نفیسی به خوبی بیان کرده اند در ایران تأملات علمی و کاوش هاي فرهنگی
زیاد بود، برخی هم معتقدند به دلیل مبارزه منفی که با دستگاه خلافت می خواستند داشته باشند به آراي یونانیان و سایر اقوام می

 
پرداختند. 

لاریجانی افزود: از نظر اقتصادي هم چون ایران گذرگاه شرق و غرب محسوب می شد، به طور کلی ثروت ملی در سطح مطلوبی بود، اما از
نظر سیاسی در وضع آشفته اي قرار داشت چون حکومت مرکزي بغداد ضعیف شده بود و در ایران هر بخش دست یک حکومت محلی بود و

 
سفلگانی بودند که دیکتاتوري را ایجاد کرده بودند و قوانینی حاکم نبود و نسبت به مردم شدت عمل داشتند. 

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با اشاره به اینکه در آن شرایط ابن سینا که در دربار سامانیان طبابت می کرد با فروپاشی این حکومت
مجبور بود به حکومت هاي محلی دیگر پناهنده شود، یادآور شد: محمود غزنوي دستور داده بود که ابن سینا را دستگیر کنند و به نزد او
بیاورند. بنابراین او از نزدیک شرایط این حکومت ها را که بی قانونی و شدت عمل نسبت به مردم بود را دیده بود. در چنین شرایطی اگر این

 
فیلسوف کتابی درباره سیاست می نوشت، به همان سرنوشت دیگران دچار می شد. 

وي ادامه داد: به نظر می رسد که ابن سینا نظرات سیاسی خود را در ذیل مواردي که خیلی هم به آن مربوط نبود، استتار کرد و بنابراین

 
معقول است که او کتابی در این باب در چنین شرایطی ننویسد. 



لاریجانی با اشاره به آرا و نظرات سیاسی ابن سینا، اظهار کرد: به نظر می رسد او هم مثل ارسطو و فارابی فیلسوف سعادت گرایی و کمال
گرایی است و جامعه هم باید در طول گرایش فطري انسان به سعادت موید آن باشد. ایشان انسان را مثل ارسطو مدنی الطبع می دانند و

 
دیگر اینکه تعاون و نیاز افراد جامعه به یکدیگر نیاز شده که افراد به جامعه روي آورند. 

استاد دانشگاه تهران با بیان اینکه در نظر ابن سینا این گزاره که هر جامعه اي نیازمند حکومت است، بدیهی محسوب می شود، اظهار کرد:
چون وقتی قائل به تعاون در جامعه هستند، پس به سنت ها و قوانینی نیاز دارند و چون به آن ها نیاز دارند باید حکومتی وجود داشته باشد.
اینجا ممکن است آنارشیست ها ایراد بگیرند که نیازها را می توان بدون وجود حکومت هم برطرف کرد که ابن سینا در پاسخ به چنین سوال
مقدري می گوید در سیر تکامل انسان گاه برتري طلبی هم وجود دارد و علاوه بر این در دادوستدها و معاملات در جامعه ممکن است حیله

 
ها و ستم هایی صورت گیرد که بنابراین به حکومت نیازمند هستیم. 

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با طرح این پرسش که مشروعیت حکومت از نظر ابن سینا چیست، تصریح کرد: اولین خصوصیت براي
مشروعیت حکومت از نظر ایشان قانون است. اگر حکومتی قانون نداشته باشد از جرگه محاسبات ابن سینا براي حکومت مطلوب خارج است.
ممکن است در جامعه اي دیکتاتوري باشد اما قانون هم وجود داشته باشد که قانونش عادلانه نباشد؛ در این حالت ابن سینا معتقد است که
قانونگذاري اصلی با خداوند است و هیچ کس شایسته فرمانروایی بر مردم جز خداوند نیست و از این منظر حکومت هاي دیکتاتوري هم از

 
عرصه حکومت هاي مطلوب ابن سینا خارج می شود. 

وي افزود: البته ابن سینا به دلیل اینکه نبوت را متصل به عقل فعال می داند که به کسب حقایق ثابت دسترسی دارد و بر مصالح جامعه

 
سیطره دارد، از این جهت نبوت را براي قانونگذاري ارجح می داند که سطح نخست آن شریعت است اما آیا فقط همین است؟ خیر. 

لاریجانی تصریح کرد: ابن سینا می گوید کلیات با قوانینی است که در شرع است و حتی ایشان این عبارت را دارند که اگر همه قوانین یک
جامعه بر اساس این قوانین ثابت پایه گذاري شده باشد خطر تباهی ملت را دارد. چون ما در زندگی متعارف با امور متغیر مواجه هستیم پس
امتداد این قانونگذاري شرعی را باید حکومت انجام دهد. به این شکل که یک هیئتی از صاحبنظران و نخبگان هستند که کارشان این است

 
که براي جامعه قانونگذاري کنند آن هم در امتداد کلیات شریعت. 

عضو شوراي عالی انقلاب فرهنگی یادآور شد: اما عرصه قانونگذاري براي این افراد بسیار وسیع است. یعنی اکثر معاملات، شرایط اداره کشور،
وضعیت مرزها، شرایط سیاسی، همه اینها با قانونگذاري هیئت نخبگان جامعه است. همچنین ویژگی دیگر در این زمینه عقلانیت در

 
قانونگذاري است یعنی اگر حکومت مشروع باشد قانونگذاري هم باید عقلانی باشد. 

وي افزود: این امر دو نماد دارد؛ یکی آن هیئتی که قانونگذاري می کند باید از عقلا باشند و دوم اینکه مبناي قانونگذاري این ها باید مسائل
عقلانی باشد. حتی ایشان می گوید اگر جامعه اي مدینه فاضله نباشد یعنی با شرعیات کاري نداشته باشد، اما قانونگذاري و اداره جامعه بر

اساس عقلانیت باشد این جامعه دوام دارد و پایدار است.  

لاریجانی تاکید کرد: در حوزه اجرا نیز ابن سینا قانون، عدالت و فرمانروا را سه رکن یک حکومت مطلوب می داند. در مورد فرمانروا ابن سینا
معتقد است که اگر نبی جانشین خود را به نصب مشخص کرده باشد مردم موظفند که از او تبعیت کنند. اما اگر چنین نباشد، صلحا و

 
صاحبنظران باید اجماع کنند بر فردي و آن فرد را مردم باید علنا معرفی و تأیید کنند. 

استاد دانشگاه تهران با اشاره به شروط انتخاب فرد صالح براي حکومت از نظر ابن سینا اظهار کرد: اولین ویژگی استقلال سیاسی فردي است
که انتخاب می شود، دوم عقل اصیل است؛ یعنی فردي باشد که در کشورداري تدبیر نیکو داشته باشد، سوم اخلاق شریف است که همان

 
شجاعت و پاکدامنی است و چهارم اینکه باید به شریعت تسلط داشته باشد. 



وي ادامه داد: از نظر ابن سینا صرف انتخاب چنین فردي از طرف صلحاي جامعه کافی نیست. چون معتقد است اگر این نخبگان کسی را
معرفی کردند همه باید تبعیت کنند ولی اگر کسی آمد و گفت آن فردي که انتخاب کردید این شرایط چهارگانه را ندارد و ثابت کرد که

 
خودش صلاحیت دارد مردم باید از او تبعیت کنند. 

لاریجانی با بیان اینکه از دیدگاه ابن سینا اگر کسی این چهار ویژگی را توامان نداشته باشد، مورد اعتمادترین چیز، عقل و سیاست ورزي نیکو
است، ادامه داد: ابن سینا می گوید اگر کسی در سایر شرایط یعنی در حوزه اخلاق و آگاهی به شریعت متوسط بود اما در عقل و سیاست
ورزي تقدم داشت این فرد، ارجح است. آن هیئت قانونگذاري نیز در دید ابن سینا بالاترین جایگاه سیاسی را دارد و آن هئیت باید هم به
مسائل مهم توجه کند و هم در مسائل جزئی مشورت بدهد و مبناي قانونگذاري هم بر اساس عدالت، هم توجه به سنن و آداب جامعه است

 
چون نگارش قانون فقط به تصویب آن نیست و باید در جامعه نفوذ پیدا کند، پس باید به فرهنگ جامعه توجه داشته باشد. 

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با بیان اینکه توسعه اقتصادي در دیدگاه ابن سینا جایگاه والایی دارد، تأکید کرد: او معتقد است باید در
فعالیت اقتصادي، رقابت وجود داشته باشد و اینکه مشارکت عامه آن قدر مهم است که اگر کاري مخل آن باشد - مثل ربا - باید ممنوع شود
و اینکه ثروت زایی هم مهم است و از این جهت قمار و سرقت و دلالی را نامشروع می داند. نکته سوم هم این است که در جامعه باید اشتغال

 
وجود داشته باشد و حکومت مطلوب آن است که براي مردم شغل ایجاد کند و اگر کسی زیر بار شغل نرود با او را تبعید کرد. 

وي یادآور شد: همچنین در زمینه عدالت ابن سینا معتقد است که عدالت صرفاً اقتصادي نیست و نیز اینکه براي عدالت در جامعه رخ دهد
باید طبقه متوسط فربه شود. همچنین ایشان در زمینه از میان رفتن یک جامعه معتقد است که عامل انحطاط یک جامعه حتماً به امر درونی

مربوط است نه تهاجم خارجی، چراکه تهاجم خارجی همیشه از خلل داخلی استفاده می کند.  

لاریجانی در پایان گفت: بنابراین اگر در جامعه اي همبستگی وجود داشته باشد و حکومت بر اساس عقلانیت و فرهیختگی باشد دچار
انحطاط نمی شود. همچنین حکومت قانونگرا دچار انحطاط نمی شود. ابن سینا در زمینه آشفتگی در امور هم معتقد است یا با سخت گیري
در قانونگذاري یا سهل گیري در آن ایجاد بهم ریختگی می کند. همچنین مسئله عدم اقناع و اعتماد را منجر به انحطاط جامعه می داند و

می گوید آن هیئت قانونگذاري باید خطیب باشند تا مردم را قانع کنند.



مخبر: اگر به مردم اتکا کنیم این مشکلات قابل حل هستند

منبع: فردا نیوزشماره خبر:  822  |  تاریخ: 1400/11/20

معاون اول رئیس جمهور گفت: امروز در شرایطی قرار داریم که براي حل هر مشکل چندین راه حل وجود دارد که اگر به مردم اتکا
کنیم این مشکلات قابل حل هستند.

معاون اول رئیس جمهور گفت: امروز در شرایطی قرار داریم که براي حل هر مشکل چندین راه حل وجود دارد که اگر به مردم اتکا

 
کنیم این مشکلات قابل حل هستند. 

محمد مخبر معاون اول رئیس جمهور صبح امروز (چهارشنبه) با
حضور در شهرستان پیشوا ضمن افتتاح یک کارخانه کشت و صنعت
و دامپروري، به طور همزمان و متمرکز و طی ارتباط ویدئوکنفرانس
با استانداران و مدیران تمام استان ها 6578 طرح عمرانی و

اشتغالزایی روستایی را در سراسر کشور مورد بهره برداري قرار داد.  

معاون اول رئیس جمهور همچنین در آئین افتتاح این طرح ها با
گرامیداشت یاد و خاطره امام خمینی (ره) و شهداي انقلاب اسلامی،

ایام دهه فجر را تبریک گفت و با اشاره به نقش شهرستان پیشوا و ورامین در پیروزي انقلاب اسلامی اظهار داشت: یکی از مناطقی که مردم
آن نقش مؤثر و مهمی در پیروزي انقلاب اسلامی داشتند همین سرزمین است و کمتر کسی پیدا می شود که پیشوا و ورامین را نشناسد و

قدر شهداي 15 خرداد را نداند.  

وي با یادآوري اعلام تعطیلی روز 15 خرداد از سوي امام خمینی (ره) گفت: امام راحل در کمتر مناسبتی این گونه با قاطعیت یک روز را
براي همیشه تعطیل اعلام کردند که این نشان از توجه ویژه امام (ره) به عظمت شهداي 15 خرداد دارد و عجیب است که خود امام خمینی

(ره) نیز در همین ایام 15 خرداد از بین مردم پر کشید و به ملکوت اعلا پیوست.  

مخبر، امام خمینی (ره) را شخصیتی بزرگ و با ویژگی ها و امتیازات منحصر بفرد توصیف و تصریح کرد: امام خمینی (ره) فقیه، فیلسوف،

عارف و مجاهد بود و از ویژگی هاي منحصر بفرد شخصیتی برخوردار بود.  

وي با اشاره به فرمایش مقام معظم رهبري مبنی بر لزوم نهضت تبیین اظهار داشت: یکی از موضوعاتی که باید نهضت تبیین در مورد آن
فعال شود، مکتب امام خمینی (ره) است که لازم است نظریه ها، دیدگاه ها و مکتب امام راحل و همچنین دیدگاه هاي مقام معظم رهبري

تبیین شود.  

معاون اول رئیس جمهور هنر به صحنه آوردن مردم در مسائل و مقاطع مختلف را از جمله ویژگی هاي ممتاز امام خمینی (ره) برشمرد و
گفت: البته این ویژگی در مقام معظم رهبري نیز متبلور است و همانطور که امام خمینی (ره) با اتکا به مردم انقلاب اسلامی را به پیروزي
رساند و در دوران دفاع مقدس، جنگ را اداره کرد، رهبر معظم انقلاب نیز امروز با اتکا به ملت و به صحنه آوردن مردم در تقابل با جهان

سلطه کشور را اداره می کنند و خوشبختانه امروز مردم ایران علیرغم وجود برخی مشکلات، از عزتی جامع برخوردار هستند. 



مخبر افزود: اگرچه مسائلی نظیر مسائل اقتصادي و مشکلات معیشتی در کشور وجود دارد اما دولت سیزدهم با روي کار آمدن و با اتکا بر

 
مردم توانست گره هاي بزرگی را در کشور باز کند. 

وي با اشاره به اینکه در زمان آغاز به کار دولت سیزدهم مشکلات متعددي در بخش ذخایر کالاهاي اساسی، فروش نفت و وضعیت معیشتی
مردم وجود داشت، گفت: روزانه 700 800 نفر قربانی ابتلاء به کرونا بودند و پول ها و دارایی هاي کشور نیز در کشورهاي دیگر مسدود شده
بود و روند مذاکرات نیز وضعیت خوبی را نداشت اما امروز دولت توانسته مسائلی را حل و فصل کند که کسی تصور نمی کرد در این مدت

کوتاه قابل حل باشد.  

معاون اول رئیس جمهور در ادامه با اشاره به گزارش هاي مدیرعامل کارخانه کشت و صنعت دامپروري، اقدامات صورت گرفته براي راه اندازي
این واحد بزرگ تولیدي آن هم در شرایط تحریم را ارزشمند و مهم توصیف و خاطر نشان کرد: همت و تلاش صورت گرفته براي راه اندازي
این کارخانه پیام و شعار ما می توانیم را به همراه دارد و من چه در مسئولیت قبلی و چه در مسئولیت فعلی که از مشکلات و ظرفیت هاي
کشور آگاهی کامل دارم بر این باور بوده و هستم که با ظرفیت هاي خدادادي و اقداماتی که در 40 سال گذشته در کشور انجام شده، امروز

 
در شرایطی قرار داریم که براي حل هر مشکل چندین راه حل وجود دارد که اگر به مردم اتکا کنیم این مشکلات قابل حل هستند. 

مخبر در بخش دیگري از سخنان خود یکی از هدف هاي جدي و حساسیت هاي اساسی امام خمینی (ره) و مقام معظم رهبري را توجه به
محرومین و مناطق محروم برشمرد و اظهار داشت: دولت سیزدهم نیز شعار مردمی بودن و عدالت خواهی را برگزیده است چرا که بزرگترین

عدالت، عدالت در معیشت مردم است.  

وي افزود: روستاهاي کشور از ظرفیت هاي گسترده اي برخوردار هستند که اگر به این ظرفیت ها توجه شود روستاها که امروز جغرافیاي
محرومیت به آنها منتسب شده، به مناطقی تبدیل خواهند شد که کسانی که به دنبال زندگی راحت و سالم و مولد هستند به سمت آنها

خواهند رفت.  

امیرحسین مدنی معاون توسعه روستایی و مناطق محروم نیز در این مراسم با اشاره به رویکرد، تأکیدات و نگاه ویژه رئیس جمهور و دولت
سیزدهم به روستاها و مناطق محروم کشور تاکید کرد: رونق و پیشرفت روستاها و مناطق کم برخوردار از اولویت هاي دولت است که امروز
شاهد هستیم نزدیک 7000 طرح و پروژه در حدود 7000 روستا در بخش هاي تولیدي، اشتغالزایی، توانمندزایی، زیرساختی، اقتصاد، راه و
آب، انرژي و طرح هاي هادي به بهره برداري می رسد که نقطه عطف و شروعی براي تحول در روستاها و مناطق محروم در دولت سیزدهم

 
است. 

وي با تشریح برنامه هاي معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري در خصوص آبادانی و توسعه بخش روستایی و محروم
کشور ادامه داد: توجه به اقتصاد روستا از رویکردهاي دولت سیزدهم است که طبق برنامه ریزي هاي انجام شده 500 هزار شغل با کمک و
همکاري صندوق کارآفرینی امید و نهادهایی همانند کمیته امداد محقق می شود و همچنین با پیگیري ها و حمایت هاي معاون اول رئیس
جمهور در طرح نهضت احیاي واحدهاي اقتصادي نیز 2000 واحد از 4000 واحد تعیین شده به ویژه در صنایع تبدیلی در نواحی روستایی

 
احیا و به چرخه تولید کشور اضافه می شود. 

مدنی ادامه داد: در زمینه توجه به اقتصاد روستا نیز 500 بازارچه روستایی در شریان هاي مسافرخیز کشور احداث می شود تا محصولات

 
روستایی ارگانیک در این بازارچه ها در اختیار مردم قرار گیرد. 

معاون توسعه روستایی و مناطق محروم همچنین به برنامه هاي دولت سیزدهم براي ساخت 4 میلیون مسکن طی 4 سال اشاره کرد و ادامه
داد: حداقل 200 هزار واحد مسکونی در سال در روستاهاي کشور ساخته می شود و علاوه بر این مهم در زمینه راه هاي روستایی نیز طبق



 
برنامه ریزي ها سالانه 5000 کیلومتر راه با همکاري سپاه و نهادهاي انقلابی و مردمی ساخته می شود. 

مدنی در خصوص برنامه هاي دولت براي آبرسانی روستاها با تنش آبی بالا تاکید کرد: 10 هزار روستا با مشکل آبی در کشور شناسایی شده
است که عملیات اجرایی حل مشکلات آبرسانی به این روستاها در مراسمی با حضور رئیس جمهوري آغاز شده است و انشااالله در سال 1401

مشکل تنش آبی 3 هزار واحد از این روستاها حل می شود.  

وي درباره برنامه هاي معاونت روستایی و مناطق محروم کشور براي حل معضلات حمل و نقل روستایی افزود: 2000 شریان اصلی بین

 
دهستان ها در مراکز شهري استان ها نیازمند توجه ویژه است که طبق برنامه ریزي سه ساله مشکلات 1500 روستا حل خواهد شد. 

معاون توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري همچنین در تشریح برنامه هاي دولت سیزدهم در زمینه اقدامات حمایتی در
روستاها و بویژه مناطق محروم و کم برخوردار کشور گفت: طبق برنامه ریزي ها و توافقات انجام شده با سازمان بهزیستی، کمیته امداد و
وزارتخانه هاي نیرو و صنعت، معدن و تجارت مقرر شده است تا به 110 هزار واحد خانوار روستایی پنل هاي خورشیدي براي تولید 550

 
مگاوات برق داده شود تا یک منبع درآمدزایی براي بخش هاي محروم کشور باشد. 

وي در خصوص اصلاح ساختارهاي حقوقی و قواعد و مقررات به نفع روستاییان و مناطق محروم کشور تصریح کرد: در این زمینه 20 مسئله
شناسایی شده است که تک تک این مسائل در معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم کشور پیگیري می شود که از مهمترین آنها بحث
معدن است و طبق دستور صریح آیت االله رئیسی 15 درصد از حقوق و عوارض دولتی که معدن داران ملزم به پرداخت هستند باید به
روستاهایی تعلق گیرد که معادن در آن بخش ها فعال هستند که طبق پیش بینی ها 6 هزار میلیارد تومان عوائد براي روستاییان در پی

خواهد داشت.  

مدنی افزود: طبق دستور رئیس جمهوري براي روستاهاي زیر 20 خانوار دهیاري و شوراهاي روستا تعلق خواهد گرفت تا این دهستان ها

صاحب دهیاري شوند و از منابع و بودجه هاي دولتی براي پیشرفت روستاهاي خود بهره مند گردند.  

وي با اشاره به اهمیت سبد اقتصاد روستا و برنامه ریزي هاي دولت در طرح جامع پیشرفت روستایی ادامه داد: عدم وجود اتاق وضعیت
روستایی یکی از مشکلاتی است که طبق پیگیري ها 5000 روستا دسترسی هاي لازم در این زمینه را ندارند که با کمک سامانه ها و اتاق
وضعیت هوشمند، خدمت دهنده در روستا به خدمات گیرنده متصل می شود و تمام روستاییان از پنجره واحد خدمات روستایی بهره مند

 
خواهند شد. 

منصوري استاندار تهران هم در این مراسم با اشاره به سوابق انقلابی و نقش تاریخی مردم ورامین در پیروزي انقلاب اسلامی تاکید کرد: اینکه
نهضت خدمت و توجه به روستاها و مناطق محروم کشور بزرگترین دستاورد دولت سیزدهم در همین چندماه گذشته است و در همین مدت
کوتاه با کمک مقامات محلی در سرتاسر استان تهران کارگاه خدمت رسانی به مردم محروم شکل گرفته است و سیاست هاي دولت در این

زمینه با کمک مسئولان و مردم پیگیري می شود.  

استاندار تهران با اشاره به بازار بزرگ مصرف 15 میلیونی در شهر و استان تهران تاکید کرد: نیروهاي مستعد و توانمند اقتصادي در تهران و

بویژه شهرهاي اطراف تهران مشغول به کار هستند که سرمایه هاي خود را در راه خدمت به مردم و در امر تولید و صنعت به کار گرفته آمد.  

منصوري همچنین با قدردانی از تلاش هاي معاون اول رئیس جمهور در زمینه احیاي واحدهاي اقتصادي و توجه به امر مهم تولید در کشور

 
ادامه داد: باید این نگاه ویژه در سرتاسر کشور گسترش یابد. 



وي افزود: سهم 22 درصدي استان تهران از کل صنعت کشور بدان معنا است که یک حرکت و اقدام کوچک اقتصادي و تولیدي در این
استان می تواند تحولی بزرگ در اقتصاد کشور بوجود آورد.



نظر علی لاریجانی درباره حکمرانی مطلوب/طبقه متوسط باید فربه شود

منبع: جمهوریتشماره خبر:  823  |  تاریخ: 1400/11/20

جمهوریت : عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با اشاره به شروط انتخاب فرد صالح براي حکومت از نظر ابن سینا گفت: اولین
ویژگی استقلال سیاسی فردي است که انتخاب می شود، دوم عقل اصیل است، سوم اخلاق شریف است و چهارم تسلط به شریعت.

به گزارش ایسنا، علی لاریجانی در ارتباط مجازي با «همایش بین المللی انسان شناسی در ...

قانونگذاري فقط تصویب نیست به نفوذ در جامعه هم باید

توجه داشت  
جمهوریت : عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با اشاره به
شروط انتخاب فرد صالح براي حکومت از نظر ابن سینا گفت:
اولین ویژگی استقلال سیاسی فردي است که انتخاب می شود،
دوم عقل اصیل است، سوم اخلاق شریف است و چهارم تسلط

 
به شریعت. 

به گزارش ایسنا، علی لاریجانی در ارتباط مجازي با «همایش
بین المللی انسان شناسی در حکمت ابن سینا» در سخنانی با موضوع «حکمرانی مطلوب» اظهار کرد: براي پاسخ دادن به این پرسش که چرا
ابن سینا که نظراتی درباره سیاست داشته است، کتابی مستقل درباره سیاست ندارد باید به متن شرایطی که او در آن زیست کرد رجوع

کنیم. در آن زمان شرایطی بود که ایران بزرگ تحت سیطره خلافت بغداد بود و شرایط خاصی از نظر سیاسی بر آن حاکم بود.  

وي یادآور شد: از نظر فرهنگی و علمی آنطوري که مرحوم سعید نفیسی به خوبی بیان کرده اند در ایران تأملات علمی و کاوش هاي فرهنگی
زیاد بود، برخی هم معتقدند به دلیل مبارزه منفی که با دستگاه خلافت می خواستند داشته باشند به آراي یونانیان و سایر اقوام می

پرداختند.  

لاریجانی افزود: از نظر اقتصادي هم چون ایران گذرگاه شرق و غرب محسوب می شد، به طور کلی ثروت ملی در سطح مطلوبی بود، اما از
نظر سیاسی در وضع آشفته اي قرار داشت چون حکومت مرکزي بغداد ضعیف شده بود و در ایران هر بخش دست یک حکومت محلی بود و

 
سفلگانی بودند که دیکتاتوري را ایجاد کرده بودند و قوانینی حاکم نبود و نسبت به مردم شدت عمل داشتند. 

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با اشاره به اینکه در آن شرایط ابن سینا که در دربار سامانیان طبابت می کرد با فروپاشی این حکومت
مجبور بود به حکومت هاي محلی دیگر پناهنده شود، یادآور شد: محمود غزنوي دستور داده بود که ابن سینا را دستگیر کنند و به نزد او
بیاورند. بنابراین او از نزدیک شرایط این حکومت ها را که بی قانونی و شدت عمل نسبت به مردم بود را دیده بود. در چنین شرایطی اگر این

 
فیلسوف کتابی درباره سیاست می نوشت، به همان سرنوشت دیگران دچار می شد. 

وي ادامه داد: به نظر می رسد که ابن سینا نظرات سیاسی خود را در ذیل مواردي که خیلی هم به آن مربوط نبود، استتار کرد و بنابراین

 
معقول است که او کتابی در این باب در چنین شرایطی ننویسد. 

لاریجانی با اشاره به آرا و نظرات سیاسی ابن سینا، اظهار کرد: به نظر می رسد او هم مثل ارسطو و فارابی فیلسوف سعادت گرایی و کمال



گرایی است و جامعه هم باید در طول گرایش فطري انسان به سعادت موید آن باشد. ایشان انسان را مثل ارسطو مدنی الطبع می دانند و

 
دیگر اینکه تعاون و نیاز افراد جامعه به یکدیگر نیاز شده که افراد به جامعه روي آورند. 

استاد دانشگاه تهران با بیان اینکه در نظر ابن سینا این گزاره که هر جامعه اي نیازمند حکومت است، بدیهی محسوب می شود، اظهار کرد:
چون وقتی قائل به تعاون در جامعه هستند، پس به سنت ها و قوانینی نیاز دارند و چون به آن ها نیاز دارند باید حکومتی وجود داشته باشد.
اینجا ممکن است آنارشیست ها ایراد بگیرند که نیازها را می توان بدون وجود حکومت هم برطرف کرد که ابن سینا در پاسخ به چنین سوال
مقدري می گوید در سیر تکامل انسان گاه برتري طلبی هم وجود دارد و علاوه بر این در دادوستدها و معاملات در جامعه ممکن است حیله

 
ها و ستم هایی صورت گیرد که بنابراین به حکومت نیازمند هستیم. 

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با طرح این پرسش که مشروعیت حکومت از نظر ابن سینا چیست، تصریح کرد: اولین خصوصیت براي
مشروعیت حکومت از نظر ایشان قانون است. اگر حکومتی قانون نداشته باشد از جرگه محاسبات ابن سینا براي حکومت مطلوب خارج است.
ممکن است در جامعه اي دیکتاتوري باشد اما قانون هم وجود داشته باشد که قانونش عادلانه نباشد؛ در این حالت ابن سینا معتقد است که
قانونگذاري اصلی با خداوند است و هیچ کس شایسته فرمانروایی بر مردم جز خداوند نیست و از این منظر حکومت هاي دیکتاتوري هم از

 
عرصه حکومت هاي مطلوب ابن سینا خارج می شود. 

وي افزود: البته ابن سینا به دلیل اینکه نبوت را متصل به عقل فعال می داند که به کسب حقایق ثابت دسترسی دارد و بر مصالح جامعه

سیطره دارد، از این جهت نبوت را براي قانونگذاري ارجح می داند که سطح نخست آن شریعت است اما آیا فقط همین است؟ خیر.  

لاریجانی تصریح کرد: ابن سینا می گوید کلیات با قوانینی است که در شرع است و حتی ایشان این عبارت را دارند که اگر همه قوانین یک
جامعه بر اساس این قوانین ثابت پایه گذاري شده باشد خطر تباهی ملت را دارد. چون ما در زندگی متعارف با امور متغیر مواجه هستیم پس
امتداد این قانونگذاري شرعی را باید حکومت انجام دهد. به این شکل که یک هیئتی از صاحبنظران و نخبگان هستند که کارشان این است

 
که براي جامعه قانونگذاري کنند آن هم در امتداد کلیات شریعت. 

عضو شوراي عالی انقلاب فرهنگی یادآور شد: اما عرصه قانونگذاري براي این افراد بسیار وسیع است. یعنی اکثر معاملات، شرایط اداره کشور،
وضعیت مرزها، شرایط سیاسی، همه اینها با قانونگذاري هیئت نخبگان جامعه است. همچنین ویژگی دیگر در این زمینه عقلانیت در

 
قانونگذاري است یعنی اگر حکومت مشروع باشد قانونگذاري هم باید عقلانی باشد. 

وي افزود: این امر دو نماد دارد؛ یکی آن هیئتی که قانونگذاري می کند باید از عقلا باشند و دوم اینکه مبناي قانونگذاري این ها باید مسائل
عقلانی باشد. حتی ایشان می گوید اگر جامعه اي مدینه فاضله نباشد یعنی با شرعیات کاري نداشته باشد، اما قانونگذاري و اداره جامعه بر

اساس عقلانیت باشد این جامعه دوام دارد و پایدار است.  

لاریجانی تاکید کرد: در حوزه اجرا نیز ابن سینا قانون، عدالت و فرمانروا را سه رکن یک حکومت مطلوب می داند. در مورد فرمانروا ابن سینا
معتقد است که اگر نبی جانشین خود را به نصب مشخص کرده باشد مردم موظفند که از او تبعیت کنند. اما اگر چنین نباشد، صلحا و

 
صاحبنظران باید اجماع کنند بر فردي و آن فرد را مردم باید علنا معرفی و تأیید کنند. 

استاد دانشگاه تهران با اشاره به شروط انتخاب فرد صالح براي حکومت از نظر ابن سینا اظهار کرد: اولین ویژگی استقلال سیاسی فردي است
که انتخاب می شود، دوم عقل اصیل است؛ یعنی فردي باشد که در کشورداري تدبیر نیکو داشته باشد، سوم اخلاق شریف است که همان

 
شجاعت و پاکدامنی است و چهارم اینکه باید به شریعت تسلط داشته باشد. 

وي ادامه داد: از نظر ابن سینا صرف انتخاب چنین فردي از طرف صلحاي جامعه کافی نیست. چون معتقد است اگر  این نخبگان کسی را



معرفی کردند همه باید تبعیت کنند ولی اگر کسی آمد و گفت آن فردي که انتخاب کردید این شرایط چهارگانه را ندارد و ثابت کرد که

 
خودش صلاحیت دارد مردم باید از او تبعیت کنند. 

لاریجانی با بیان اینکه از دیدگاه ابن سینا اگر کسی این چهار ویژگی را توامان نداشته باشد، مورد اعتمادترین چیز، عقل و سیاست ورزي نیکو
است، ادامه داد: ابن سینا می گوید اگر کسی در سایر شرایط یعنی در حوزه اخلاق و آگاهی به شریعت متوسط بود اما در عقل و سیاست
ورزي تقدم داشت این فرد، ارجح است. آن هیئت قانونگذاري نیز در دید ابن سینا بالاترین جایگاه سیاسی را دارد و آن هئیت باید هم به
مسائل مهم توجه کند و هم در مسائل جزئی مشورت بدهد و مبناي قانونگذاري هم بر اساس عدالت، هم توجه به سنن و آداب جامعه است

 
چون نگارش قانون فقط به تصویب آن نیست و باید در جامعه نفوذ پیدا کند، پس باید به فرهنگ جامعه توجه داشته باشد. 

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با بیان اینکه توسعه اقتصادي در دیدگاه ابن سینا جایگاه والایی دارد، تأکید کرد: او معتقد است باید در
فعالیت اقتصادي، رقابت وجود داشته باشد و اینکه مشارکت عامه آن قدر مهم است که اگر کاري مخل آن باشد &– مثل ربا &– باید ممنوع
شود و اینکه ثروت زایی هم مهم است و از این جهت قمار و سرقت و دلالی را نامشروع می داند. نکته سوم هم این است که در جامعه باید

 
اشتغال وجود داشته باشد و حکومت مطلوب آن است که براي مردم شغل ایجاد کند و اگر کسی زیر بار شغل نرود با او را تبعید کرد. 

وي یادآور شد: همچنین در زمینه عدالت ابن سینا معتقد است که عدالت صرفاً اقتصادي نیست و نیز اینکه براي عدالت در جامعه رخ دهد
باید طبقه متوسط فربه شود. همچنین ایشان در زمینه از میان رفتن یک جامعه معتقد است که عامل انحطاط یک جامعه حتماً به امر درونی

مربوط است نه تهاجم خارجی، چراکه تهاجم خارجی همیشه از خلل داخلی استفاده می کند.  

لاریجانی در پایان گفت: بنابراین اگر در جامعه اي همبستگی وجود داشته باشد و حکومت بر اساس عقلانیت و فرهیختگی باشد دچار
انحطاط نمی شود. همچنین حکومت قانونگرا دچار انحطاط نمی شود. ابن سینا در زمینه آشفتگی در امور هم معتقد است یا با سخت گیري
در قانونگذاري یا سهل گیري در آن ایجاد بهم ریختگی می کند. همچنین مسئله عدم اقناع و اعتماد را منجر به انحطاط جامعه می داند و

 
می گوید آن هیئت قانونگذاري باید خطیب باشند تا مردم را قانع کنند. 

بیشتر بخوانید:  

 
- نامه سرگشاده علی لاریجانی به شوراي نگهبان 

- حکم رهبر انقلاب براي علی لاریجانی بعد از رد صلاحیت  

 
- عکس خاص از علی لاریجانی و باقر قالیباف در شوراي انقلاب فرهنگی 

- اموال علی لاریجانی چقدر است؟ کجا زندگی می کند؟



امضاي 7 قرارداد توسعه میدان گازي به ارزش 4.5 میلیارد دلار

منبع: بولتن نیوزشماره خبر:  824  |  تاریخ: 1400/11/20

جواد اوجی وزیر نفت امروز (دوشنبه، 20 بهمن ماه) در آیین گشایش و آغاز به کار طرح هاي گازرسانی و پتروشیمی با حضور رئیس
جمهور...

به گزارش بولتن نیوز، جواد اوجی وزیر نفت امروز (دوشنبه، 20 بهمن ماه) در آیین گشایش و آغاز به کار طرح هاي گازرسانی و
پتروشیمی با حضور رئیس جمهوري با اشاره به اینکه پارسال مردم عزیز ما در بعضی از استان هاي کشور به دلیل تأمین نشدن سوخت (گاز
یا سوخت مایع) شاهد خاموشی بودند که این مهم به دلیل سرمایه گذاري نکردن اتفاق افتاده است، تصریح کرد: با آغاز به کار دولت سیزدهم
و حَسب دستور جنابعالی (رئیس جمهوري) تأمین سوخت زمستانی به عنوان اولویت نخست وزارت نفت در دستور کار قرار گرفت و برنامه

 
هاي کوتاه مدت تدوین شد. 

وي با بیان اینکه با افزایش سقف مصرف میعانات گازي در پالایشگاه ها، پتروشیمی ها، پالایشگاه هاي کوچک مقیاس و صادرات 2.5 تا 3
برابري میعانات گازي کمک بزرگی به تولید گاز کرده است، اظهار کرد: مصرف گاز در بخش هاي مختلف خانگی، صنایع، نیروگاهی امسال

برخلاف تولید با افزایش 10 تا 12 درصدي همراه شده است.  

1.5 میلیارد لیتر سوخت مایع بیشتري به نیروگاه ها و صنایع دادیم وزیر نفت به تأمین سوخت مایع نیروگاه ها به عنوان یکی از دغدغه هاي
وزارت نفت اشاره کرد و گفت: با افزایش هزینه تانکرهاي سوخت رسان و ایجاد انگیزه، ذخایر سوخت مایع نیروگاه ها و صنایع 1.5 میلیارد

 
لیتر بیشتر از پارسال بوده است، در حالی که آغاز به کار دولت سقف سوخت مایع نیروگاه ها و صنایع 25 درصد کمتر از پارسال بود. 

اوجی با بیان اینکه اجرایی شدن سوآپ گاز ترکمنستان از مسیر ایران به مقصد آذربایجان به پایداري گاز در شمال شرق کشور کمک کرده
است، افزود: با تعمیرات و اورهال پالایشگاه ها، خطوط انتقال، همچنین استفاده از برخی ترفندها خوشبختانه در هیچ استان و شهرستان

 
کشور قطعی گاز نداشتیم. 

وي ادامه داد: اگر گاز صنایع و نیروگاه ها هم محدود شده، سوخت مایع با همان قیمت گاز در اختیار آنها قرار گرفته است.  

امضاي 7 قرارداد توسعه میدان گازي با شرکت هاي داخلی و خارجی به ارزش 4.5 میلیارد دلار وزیر نفت به اقدام هاي بلندمدت این
وزارتخانه براي افزایش تولید گاز کشور اشاره کرد و با بیان اینکه 6 یا 7 قرارداد توسعه میدان گازي با شرکت هاي داخلی و خارجی به ارزش
4.5 میلیارد دلار امضا و عملیات اجرایی آنها آغاز شده است، تصریح کرد: اقدام هاي خوبی براي جمع آوري گازهاي همراه مشعل که به تولید

 
گاز کشور کمک می کند، انجام شده است. 

اوجی با بیان اینکه پروژه هاي نیمه کاره و اولویت دار سرلوحه کار وزارت نفت قرار گرفته است، اظهار کرد: به جرأت می گویم پروژه هاي

 
تعریف شده در منطقه کم برخوردار اولویت وزارت نفت است. 

وي ارزش هاي طرح هاي گازرسانی و پتروشیمی را که امروز افتتاح یا عملیات اجرایی آن آغاز شده است 40 هزار میلیارد تومان بیان کرد و
گفت: بحث گازرسانی به صنایع جزو اولویت اصلی ماست و امروز 4114 واحد صنعتی به شبکه گازرسانی متصل شده است که بی شک در

 
اشتغال زایی و درآمدزایی مؤثر خواهد بود. 



وزیر نفت در پایان با قدردانی از رئیس جمهوري و حمایت ایشان از صنعت نفت ابراز امیدواري کرد که به زودي شاهد بازدید رئیس جمهوري
از طرح هاي پارس جنوبی باشیم.



مخبر: مشکل گرانی ها حل می شود

منبع: بولتن نیوزشماره خبر:  825  |  تاریخ: 1400/11/20

محمد مخبر پیش از ظهر چهارشنبه در سفر به پیشوا طی سخنانی گفت: قم اولین جایگاهی بود، که امام را شناخت، اما این
منطقه...

به گزارش بولتن نیوز، محمد مخبر پیش از ظهر چهارشنبه در سفر به پیشوا طی سخنانی گفت: قم اولین جایگاهی بود، که امام را
شناخت، اما این منطقه و شهداي آن پیشگام در نهضت امام خمینی (ره) و شناساندن قیام در سراسر کشور و عامل بسیار مهمی در پیروزي

انقلاب اسلامی هستند، کمتر کسی در کشور است، که پیشوا و ورامین را نشناخته و قدر شهداي 15 خرداد را نداند.  

وي گفت: امام (ره) در کمتر مناسبتی این طور با قاطعیت یک روز را مانند 15 خرداد براي همیشه عزاي عمومی اعلام کرد و عجیب هم بود،

که در همان ایام از دنیا رفت.  

معاون اول رئیس جمهور با تبیین ابعاد شخصیتی امام خمینی (ره) افزود: یکی از ویژگی هاي برجسته امام (ره) هنر به صحنه کشیدن مردم
براي حل معضلات کشور است، همین امر نیز انقلاب را به نتیجه رسانده و جنگ را به پیروزي ختم کرد و وجود همین ویژگی در شخصیت

رهبري نیز سبب شده که تا امروز کشور علیرغم تمام دشمنی ها در عزت و عظمت قرار دارد.  

وي با اشاره به مشکلات موجود در کشور گفت: گرانی و برخی مسائل مردم را اذیت می کند، اما این مشکلات حل خواهد شد، دولت در زمان
محدودي که بر سر کار آمده بسیاري از گره ها را باز کرده است، در ابتداي دولت وضع ذخایر کشور در شرایط خوبی نبود، فروش نفت
وضعیت خوبی نداشت، روزي 700 الی 800 نفر در اثر کرونا فوت می کردند، پول هایمان در جاهاي مختلف گروگان گرفته شده بود،
مذاکرات با وضع خوبی پیش نمی رفت، اما امروز دولت به مسائلی که تصور حل آن ها در مدت کوتاه نمی رفت، پرداخته و آن ها را حل کرده

است.  

مخبر بر به صحنه کشاندن مردم در امور اقتصادي نیز تاکید کرد و گفت: راه اندازي چنین کارخانه هایی توسط بخش خصوصی در شرایط
تحریم ها یک پیام واضح دارد و آن هم پیامی است، که امام (ره) مرتب به آن تکیه می کرد و آن شعار ما می توانیم، است، در کشور گره اي

 
نداریم که نتوان آن را حل کرد. 

وي با بیان اینکه امروز و از جایگاهی که تمام مشکلات کشور را می بینم و ظرفیت ها را می شناسم، سخن می گویم، افزود: با ظرفیت هاي
خدادادي و کارهایی که در طول 40 سال انقلاب انجام شده است، در وضعیتی قرار داریم، که براي حل مشکل چندین راه حل داریم، یکی از
هدف هاي جدي و حساسیت هاي اساسی امام و رهبري رسیدگی به محرومین بوده است و دولت نیز دولتی مردمی و عدالتخواه است، بزرگ
ترین عدالت، عدالت در معیشت است، ما ظرفیتی در روستاها داریم، که می توانیم، به نقطه اي برسیم، که اسم روستا براي ما تداعی کننده

نماد پیشرفت، اشتغال، تولید و... باشد.  

معاون اول رئیس جمهور گفت: مردم در شهرهاي بزرگ با معضلات متعددي به لحاظ آلودگی هوا، اشتغال، تولید و... مواجه هستند، باید
روستاها طوري شود، که هرکس بخواهد، کار مولدي شکل دهد، به سوي روستاها برود.



تولید سوزن هاي ریلی در سطح استانداردهاي بین المللی

منبع: روزنامه دنیاي اقتصادشماره خبر:  826  |  تاریخ: 1400/11/20

دنیاي اقتصاد : بیشترسوانح حمل و نقل ریلی به علت سوزن هاي غیر استاندارد ایجاد می شوند. بنابراین باید دقت مضاعفی در تولید
سوزن هاي ریلی شود که این مراحل با همکاري شرکت گسترش صنایع ریلی ایران (ایرید) و با راهبري شرکت ساخت و توسعه زیر بناهاي

 
حمل و نقل کشور توسعه یافت و به نتیجه رسید. 

مدیر کل ساخت روسازي راه آهن شرکت ساخت و توسعه زیر بناهاي حمل و نقل کشور با اعلام این مطلب در گفت و گو با دنیاي اقتصاد
گفت: در حال حاضر اقلام مورد نیاز در صنعت احداث خطوط آهن کشور به صورت داخلی و در سطح استانداردهاي بین المللی تولید و

 
تحویل می شوند. 

مهدي صیدگر افزود: براي ایجاد الزام به استفاده از سوزن هاي ریلی ساخت داخل در پروژه هاي ریلی کشور باید این سوزن ها داخل کشور
تولید شوند. داخلی سازي سوزن هاي ریلی در مدت دو تا سه سال اخیر سیر تکاملی داشته و قطعاتی مانند تکه مرکزي، ریل هاي پهلویی و
زبانه آن که وارداتی بودند به تدریج ساخت داخل شدند. عوامل فنی شرکت گسترش ریلی صنایع ایران (ایرید) با همکاري سایر شرکت هاي

 
فعال در این حوزه توانستند تولید سوزن را داخلی سازي کنند. 

وي در ادامه گفت: این موضوع منافع اقتصادي زیادي مانند کاهش ارز بري، در دسترس بودن و پاسخگو بودن تولید کننده براي کشور دارد.
طبیعی است که تولید کنندگان داخلی نسبت به تامین کنندگان خارجی براي ارائه خدمات پشتیبانی در دسترس تر بوده و همچنین اشتغال

کارگران و مهندسان ایرانی نیز فراهم خواهد شد.  

صیدگر درباره استفاده از سوزن هاي تولید داخل در پروژه هاي ریلی کشور گفت: این سوزن ها حدفاصل سال 98 تا کنون در اکثر پروژه
هاي ریلی مورد استفاده قرار گرفته اند. مهمترین آنها پروژه هاي ریلی همدان-سنندج، میانه-اردبیل، یزد-اقلید، میانه-تبریز، چابهار-زاهدان و

خواف-هرات بوده است.  

وي با اشاره به سیر تکاملی داخلی سازي سوزن هاي ریلی در کشور گفت: تولید سوزن ریلی سال ها است که توسط شرکت گسترش صنایع
ریلی ایران (ایرید) انجام می شود. تفاوتی که در این تولید در سه سال اخیر بوجود آمده این است که درصد داخلی سازي به تدریج افزایش
یافته است. سوزن ریلی قسمت هاي مختلفی دارد و شامل بخش هاي تکه مرکزي سوزن، ریل هاي هادي، ریل هاي پهلویی، ریل هاي

 
معمولی، زبانه و سایر اقلام بوده که هر کدام ارزش اقتصادي و فنی خاص خود را دارد. 

مدیر کل ساخت روسازي راه آهن شرکت ساخت و توسعه زیر بناهاي حمل و نقل کشور افزود: قبل از سال هاي 97 و 98 این اقلام اکثرا به
صورت وارداتی تامین و در کشور مونتاژ می شدند. البته یکسري از اقلام مانند «پابند» در داخل تولید می شد اما ارزش ریالی اقلام وارداتی
بسیار بیشتر از اقلام تولیدي در کشور بود. در سه سال اخیر نهضت داخلی سازي تحهیزات ریلی با تولید ریل در کشور آغاز شد. حدود 90

سال ریل مورد نیاز در کشور از خارج تامین می شد اما در این دو تا سه سال اخیر در داخل تولید شد.  

وي افزود: یکی از اقلام مصرفی مهم ریل است که هزینه بري قابل توجهی در تولید سوزن دارد. از لحاظ فنی تکه مرکزي سوزن و ریل زبانه
که حائز اهمیت است. در سه سال اخیر به تدریج این اقلام تولید داخل شده و مراحل مختلف آزمون هاي کیفی را براي رسیدن به این هدف

 
طی کردند. 



صیدگر درباره تولید تجهیزات ریلی در داخل کشور گفت: در سال هاي گذشته یکی از اهداف مهم، تولید ریل در داخل کشور بود که تحریم

ها باعث شد در تولید آن مصمم تر شویم. مشابه همین فرآیند را در خصوص تجهیزات ارتباطی وسیستم هاي مخابراتی  

راه آهن هم داشتیم. در سال هاي گذشته سیستم هاي مخابراتی راه آهن توسط شرکت هاي اروپایی و بعد تر در دهه 90 از شرکتهاي چینی
تامین می شدند. با ایجاد محدویت ناشی از تحریم ها براي تامین این سیستم هاي مخابراتی سراغ شرکت هاي داخلی رفتیم و بعد از تلاش

 
فراوان از سال 97 تا کنون تجهیزات مخابراتی راه آهن در داخل کشور تولید می شوند. 

وي درباره تفاوت سوزن هاي داخلی در مقایسه با مشابه خارجی گفت: تنها تفاوت در روش جوشکاري تکه مرکزي سوزن ها است. به این
صورت که نمونه هاي خارجی با دستگاه فلش بات جوشکاري شده اما محصولات داخلی با روش شیار باریک جوشکاري می شوند و این تنها
تفاوتی است که با نمونه خارجی دارد. این موضوع تکنولوژي خاصی ندارد بلکه نیازمند یک تجهیز خاص است که به دلیل تولیدکنندگان

محدود و تحریم ها شرکت هاي مذکور در دنیا از فروش آن خودداري می کنند.



منطقه ویژه اقتصادي خراسان جنوبی بارانداز صادرات کالا

منبع: فریناشماره خبر:  827  |  تاریخ: 1400/11/20

مدیرعامل سازمان منطقه ویژه اقتصادي خراسان جنوبی گفت: منطقه ویژه اقتصادي خراسان جنوبی بارانداز صادرات و وارادت کالا
است....

مدیرعامل سازمان منطقه ویژه اقتصادي خراسان جنوبی گفت:
منطقه ویژه اقتصادي خراسان جنوبی بارانداز صادرات و وارادت

کالا است.  
به گزارش فرینا، معاون سرپرستی شرق کشور بانک شهر به
همراه رییس واحد بین الملل شرق کشور بانک شهر و رییس
شعب بانک شهر در خراسان جنوبی با مدیر عامل سازمان

 
منطقه ویژه اقتصادي استان دیدار کردند. 

مدیرعامل سازمان منطقه ویژه اقتصادي خراسان جنوبی در این دیدار با بیان اینکه مناطق ویژه اقتصادي نقش مهمی در بحث صادرات و
واردات کالا به کشور را دارند اظهار داشت:مناطق ویژه اقتصادي در سطح کشور در چند سال اخیر جایگاه خوبی پیدا کرده اند که یکی از آن

 
مناطق ،منطقه ویژه اقتصادي خراسان جنوبی است. 

حسین زارعی با بیان اینکه منطقه ویژه اقتصادي خراسان جنوبی تنها منطقه ویژه اقتصادي در سطح کشور است که صد درصد توسط بخش
خصوصی اداره می شود گفت:منطقه ویژه اقتصادي خراسان جنوبی منحصر به فرد ترین منطقه ویژه در کشوراست چرا که داراي دو سایت

 
است یکی در نقطه صفر مرزي و دیگري در سایت مرکزي که نزدیک به مرکز استان خراسان جنوبی است. 

زارعی با بیان این که بارانداز و تخلیه بارگیري را داریم افزود: منطقه ویژه اقتصادي بیرجند از سال 93 و سایت مرزي منطقه ویژه اقتصادي

 
در ماهیرود از سال 95 راه اندازي شده است و 56 درصد صادرات از ماهیرود انجام می شود. 

وي از استقبال خوب تجار افغانی براي سرمایه گذاري در مرز خبر داد و ادامه داد: خراسان جنوبی از نظر موقعیت استراتژیکی موقعیت و
جایگاه خوبی برخوردار است و بازار افغانستان هم از مشتریان کالاهاي ایران است و70 گروه درمنطقه ویژه اقتصادي خراسان جنوبی سرمایه

 
گذاري کردند که از این تعداد 35 گروه در منطقه ویژه اقتصادي بیرجند است. 

مدیرعامل سازمان منطقه ویژه اقتصادي خراسان جنوبی گفت:در هفته گذشته با حضور استاندار خراسان جنوبی دو پروژه مهم کارخانه تولید

 
فروسیلیس که در شرق کشور اولین کارخانه است و پست برق کلنگ زنی شد. 

معاون سرپرستی شرق کشور بانک شهر با قدرددانی از زحماتی که منطقه ویژه اقتصادي در خراسان جنوبی کشیده است اظهار داشت: منطقه
ویژه اقتصادي خراسان جنوبی با سرمایه گذاري هایی که در این سالها انجام داده است علاوه براینکه زمینه اشتغال براي جوانان استان را

 
فراهم کرده است در معرفی استان هم کمک بزرگی کرده است. 

عیدي با بیان اینکه با توجه به ظرفیت هایی که منطقه ویژه اقتصادي در شرق کشور دارد می تواند بارانداز خوبی براي صادرات وواردات کالا



 
و مایحتاج باشد گفت:ما در بانک شهر تاکنون با شرکت هاي بزرگی همکاري کردیم. 

وي با تاکید براینکه براي ما جاي بسی افتخار است که جزو بانک هاي زیر مجموعه منطقه ویژه اقتصادي در استان خراسان جنوبی باشیم
گفت:اعلام آمادگی می کنیم تا جایی که بتوانیم همکاران ما در منطقه ویژه اقتصادي همکاري کنند.



آماده سازي هزار غرفه براي دستفروشان خلازیر تا دو هفته آینده/ تبدیل کوره هاي

آجرپزي به 21هزار واحد مسکن استطاعت پذیر

منبع: شهرشماره خبر:  828  |  تاریخ: 1400/11/20

شهردار منطقه 19 ضمن اعلام آماده سازي هزار غرفه براي دستفروشان خلازیر تا دو هفته آینده، بیان کرد: روشنایی، پارکینگ و
استقرار نیروي انتظامی در این فضا تأمین شده است تا یک فرصت اقتصادي براي منطقه ایجاد شود. همچنین مقرر شده که در

طولانی مدت یک ناحیه صنعتی در زمینی به مساحت50 هکتار که وضعیت ...

شهردار منطقه 19 ضمن اعلام آماده سازي هزار غرفه براي
دستفروشان خلازیر تا دو هفته آینده، بیان کرد: روشنایی،
پارکینگ و استقرار نیروي انتظامی در این فضا تأمین شده
است تا یک فرصت اقتصادي براي منطقه ایجاد شود. همچنین
مقرر شده که در طولانی مدت یک ناحیه صنعتی در زمینی به
مساحت50 هکتار که وضعیت نابسامانی داشت، طراحی شود تا
مشکل اشتغال در منطقه را حل کند و اشتغال پایداري براي
ساکنان 20 هزار واحدي که قرار است ساخته شود، ایجاد کند.

به گزارش خبرنگار شهر، مراسم یادواره شهداي مدافع حرم
منطقه 19 تهران امروز چهارشنبه -20 بهمن 1400- با حضور

 
پرویز سروري نایب رئیس شوراي اسلامی شهر تهران، مهدي هدایت شهردار منطقه 19 و مقامات لشکري و کشوري برگزار شد. 

مهدي هدایت در ابتداي این مراسم بیان کرد: بزرگترین نعمتی که خداوند می تواند به انسان اعطا کند، عزت است؛ شهدا به ما عزت دادند و
ما هرچیزي که داریم از برکت وجود شهداست. شهداي مدافع حرم ادامه راه شهداي دفاع مقدس بودند. مدافعان حرم از حریم اهل بین دفاع

 
کردند؛ این شهدا بصیرت و شوق شهادت داشتند. 

 
تبدیل 3 تهدید منطقه به فرصت 

شهردار منطقه 19 با بیان اینکه منطقه در گذشته با سه تهدید جدي روبرو بود، توضیح داد: به محض ورود به شهرداري منطقه 19اعلام

 
کردیم که باید به تهدیدها پرداخت. بررسی کردیم و مشخص شد که هر سه تهدید، بزرگترین فرصت منطقه 19 بودند. 

 
تبدیل کوره هاي آجرپزي به 21هزار واحد مسکن استطاعت پذیر 

هدایت ضمن اشاره به تهدید نخست یعنی کوره هاي آجرپزي، گفت: کوره هاي آجرپزي بدترین وضعیت را از لحاظ معتادان متجاهر و آسیب
هاي اجتماعی داشتند. کار کارشناسی که انجام شد و با مشاوران که صحبت کردیم مشخص شد که از محل کوره هاي آجرپزي می توان 21
هزار واحد مسکن استطاعت پذیر با تأکید بر فعالیت، سکونت و خدمات را بارگذاري کرد؛ یعنی محلی که قبلا تهدید منطقه بود الان به محل

 
سکونت زندگی با کیفیت براي دهک هاي پایین اقتصادي جامعه تبدیل می شود. 

گردش مالی در خلازیر از بعضی مناطق شمال شهر تهران بیشتر است  



وي درباره تهدید دوم یعنی خلازیر، توضیح داد: تمام مسئولان پیشین از ورود به خلازیر ترس داشتند اما با بررسی هاي صورت گرفنه
مشخص شد که در بخش اقتصادي گردش مالی در خلازیر نسبت به بعضی از مناطق شمال شهر تهران بیشتر است. طرح خلازیر تهیه شد و

 
متوجه شدیم که تمام اقتصاد، کارآفرینی و اشتغال منطقه را می توان از طریق خلازیر مدیریت کرد. 

شهردار منطقه 19 ضمن اعلام آماده سازي هزار غرفه براي دستفروشان خلازیر تا دو هفته آینده، بیان کرد: روشنایی، پارکینگ و استقرار
نیروي انتظامی در این فضا تأمین شده است تا یک فرصت اقتصادي براي منطقه ایجاد شود. همچنین مقرر شده که در طولانی مدت یک
ناحیه صنعتی در زمینی به مساحت50 هکتار که وضعیت نابسامانی داشت، طراحی شود تا مشکل اشتغال در منطقه را حل کند و اشتغال

 
پایداري براي ساکنان 20 هزار واحدي که قرار است ساخته شود، ایجاد کند. 

 
استفاده از اراضی موقوفه مروي براي ساخت مسکن 

هدایت درباره تهدید سوم یعنی اراضی موقوفه مروي هم بیان کرد: این اراضی آمادگی دارند تا در طرح تأمین مسکن براي اقشار اجتماعی

 
جامعه به ویژه آتش نشانان، استفاده شوند. 

وي با بیان اینکه سال هاي سال بود که طرح بوستان ولایت تهیه نمی شد، گفت: با پیگیري هاي انجام شده در سه ماه اخیر، طرح بوستان
ولایت تهیه شد. این طرح می تواند با رویکرد فناوري، خلاقیت، مدیریت بحران و دهکده ورزشی؛ در منطقه 19 تغییر اساسی ایجاد کند که

 
براي تصویب به مراجع ذي صلاح ارسال می شود. درصورت تصویب طرح بوستان ولایت، منطقه در بخش هاي مختلف ارتقاء خواهد یافت. 

شهردار منطقه 19 در ادامه عنوان کرد: منطقه 19 جزو یکی از مناطق پر ظرفیت تهران است که تهدیدهاي گذشته را به فرصت تبدیل
خواهد کرد. در بودجه سال آینده، بیشترین افزایش اعتبار را میان مناطق جنوب تهران داریم که می تواند مشکلات گذشته را رفع و شرایط را

 
به عدالت شهري نزدیک تر کند. 

انتهاي پیام/



شاهکار استاندار کهگیلویه و بویراحمد در وزارت نیرو / سد آبریز بر مدار آبادانی /

لب هاي تشنه دشت هاي کهگیلویه سیراب می شوند

منبع: کبنا نیوزشماره خبر:  829  |  تاریخ: 1400/11/20

بعد از سال ها بلاتکلیفی و رنج مردم کهگیلویه، تیم مدیریتی استان کهگیلویه و بویراحمد به فرماندهی سید علی احمدزاده توانستند
مجوزهاي لازم را براي احداث و راه اندازي سد آبریز کهگیلویه بگیرند.

کبنا ؛بعد از سال ها بلاتکلیفی و رنج مردم کهگیلویه، تیم مدیریتی استان کهگیلویه و بویراحمد به فرماندهی سید علی احمدزاده

توانستند مجوزهاي لازم را براي احداث و راه اندازي سد آبریز کهگیلویه بگیرند.  
به گزارش کبنا، به همت احمدزاده استاندار کهگیلویه و بویراحمد و تیم مدیرتی استان کهگیلویه و بویراحمد در یک جلسه طولانی و پرتنش

 
مجوزهاي لازم براي سد آبریز گرفته شد. 

رودخانه مارون که از رشته کوه زاگرس در استان کهگیلویه و بویراحمد سرچشمه می گیرد، با عبور از بهبهان و آغاجاري در استان خوزستان

جریان می یابد و به نامرود جراحی، تالاب شادگان و در فصل هاي پرآب به خلیج فارس می ریزد.  
رودخانه پرآب مارون با ظرفیت سالانه یک میلیارد متر مکعب آب از کنار دشت هاي پهناور شهرستان کهگیلویه می گذرد و استفاده چندانی
از این ظرفیت بزرگ براي توسعه کشاورزي منطقه نمی شود. با توجه به اینکه این رودخانه در فصول مختلف سال از حجم آب بالایی

برخوردار است، با اجراي سدآبریز و تبدیل زمین هاي دیم به آبی تحولی بزرگ در این منطقه شاهد خواهیم بود.  
گفتنی است که سد آبریز به پایداري آب استان کهگیلویه و بویراحمد و بخشی از خوزستان کمک خواهد کرد و با تخصیص حق آبه از
رودخانه مارون بخش زیادي از مشکلات کهگیلویه برطرف خواهد شد. در واقع پمپاژ آب از سد مارون به اراضی دیم کشاورزي می تواند
انقلابی دربخش کشاورزي این مناطق ایجاد نماید و قریب به پنج هزار هکتار از اراضی زیر کشت زراعت آبی و باغات خواهد رفت. احداث این
سد ناجی خوبی براي اشتغال در بخش کشاورزي و افزایش بیش از 60 هزار تن محصولات استراتژیک گندم، ذرت و کلزا را در یک فصل
زراعی در پی خواهد داشت. با اجراي این طرح بیش از 30 هزار هکتار از زمین هاي کشاورزي در 2 شهرستان کهگیلویه و چرام به شبکه هاي

 
نوین آبیاري مجهز خواهد شد. 

گفتنی است سد آبریز کهگیلویه سال ها مصوب بوده است، ولی امروز در یک جلسه طولانی و پرتنش مجوزهاي آن رفته شد و براي جذب
اعتبار به سازمان مدیریت رفت. هر چند از پیش جلسات و رایزنی هاي متعددي در خصوص این سد صورت گرفته بود، اما این جلسات به
نتیجه اي نرسیده بودند. اما در جلسه امروز در تهران که با حضور مسئولان کهگیلویه و بویراحمد از جمله حاجی زاده معاونت عمرانی
استاندار، شهابی از سازمان برنامه و بودجه و سید محمد موحد نماینده کهگیلویه و به فرماندهی احمدازده استاندار کهگیلویه و بویراحمد

 
برگزار شده بود، در حضور نمایندگانی از سایر استان ها و به ویژه استان خوزستان، مجوزهاي لازم براي سد آبریز گرفته شد. 

یادآور می شود که این سد 135 میلیون متر مکعب ذخیره آبی دارد و هیچگونه ضرري براي سد مارون در پی ندارد. در استان کهگیلویه و
بویراحمد سه بزرگ چمشیر، مارون و کوثر وجود دارد که 4 میلیون متر مکعب ذخیره آبی دارند. گفتنی است که این آبها به خوزستان می

روند.  
مردم کهگیلویه و بویراحمد به دلیل مهمان نوازي تاکنون هیچ حرفی نزده اند و در کنار استان خوزستان بوده اند؛ کمااینکه در سال هاي
دفاع مقدس نیز مردم کهگیلویه و بویراحمد در کنار و در همراهی با مردم خوزستان بودند و در این راه نسبت به جمعیت، بیشترین شهید را

تقدیم کردند.



10 ریزه کاري بیمه دانشجویی
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باشگاه خبرنگاران جوان - امضاي یادداشت تفاهم میان سازمان تامین اجتماعی و وزارت علوم که محورش عملیاتی کردن بیمه
دانشجویی بود و سه روز پیش، روي داد مهم ترین اتفاقی است که جامعه دانشجویی کشور امسال تجربه کرده است. از سه میلیون...

باشگاه خبرنگاران جوان - امضاي یادداشت تفاهم میان سازمان تامین اجتماعی و وزارت علوم که محورش عملیاتی کردن بیمه
دانشجویی بود و سه روز پیش، روي داد مهم ترین اتفاقی است که جامعه دانشجویی کشور امسال تجربه کرده است. از سه میلیون و200
هزار دانشجو به روایت تامین اجتماعی فقط 25 هزار نفر تحت پوشش بیمه هستند که معادل است با 8/0 درصد از دانشجویان کشور. با این
پوشش ناچیز، دوره دانشجویی زمانی است براي اتلاف عمر، روز هایی که براي دانشجویایی که هنوز شغلی نیافته اند بدون بیمه سپري می
شود و نقشی در سوابق بیمه پردازي افراد ندارد. بر اساس تفاهم نامه جدید دانشجویان می توانند با سازمان تامین اجتماعی قرارداد منعقد
کرده، حق بیمه بپردازند و از خدمات درمانی و بازنشستگی، حتی از کارافتادگی و فوت بهره مند شوند. البته در کنار دانشجویان که از بیمه
دانشجویی منتفع می شوند، سازمان تامین اجتماعی نیز از این رهگذر سود می برد، زیرا از هرمنظر که به تفاهم نامه امضا شده نگاه شود،
بیمه دانشجویی منبع درآمد جدید و پایداري براي سازمان تامین اجتماعی است که می تواند بخشی از مشکلات مالی این سازمان را جبران
کند. درباره جزئیات بیمه دانشجویی و این که دانشجویان متقاضی این بیمه از امروز به بعد باید چه کنند تا تحت پوشش قرار بگیرند، چه
میزان حق بیمه بپردازند و در ازاي واریزي هاي خود چه خدماتی دریافت کنند با مهدي شکوري، مدیرکل امور بیمه شدگان سازمان تامین

 
اجتماعی گفتگو کرده ایم . 

اگرچه سه روز است بیمه دانشجویی مورد توجه ویژه قرار گرفته، اما این بیمه تقریبا سه سال است در کشور وجود دارد و اجرا می شود.

 
درباره پیشینه بیمه دانشجویی بگویید. 

بله، بیمه دانشجویی از سال 97 در راستاي تحقق اصل 29 قانون اساسی، قانون ساختار نظام جامع رفاه و تامین اجتماعی و ماموریت سازمان
تامین اجتماعی براي گسترش انواع بیمه هاي اجتماعی اجرا شد. این بیمه به این ترتیب ذیل بیمه صاحبان حرف و مشاغل آزاد تعریف شد،

 
اما به علت این که چندان جدي گرفته نشد و تبلیغات و پیوست هاي فرهنگی براي آن تهیه نشد، چندان مورد استقبال قرار نگرفت. 

شاهد این مسئله نیز این که در سه سال گذشته فقط 10 هزار دانشجو جذب بیمه دانشجویان شدند. امیدواریم از این به بعد با اقداماتی که
انجام می شود این رقم رشد چشمگیري پیدا کند، همان طور که در سه ماه اخیر با اندك اطلاع رسانی ها توانستیم 15هزار دانشجوي جدید
را جذب کنیم. مهم ترین ویژگی بیمه دانشجویی این است که دانشجویانی که در دوره تحصیل شاغل نمی شوند، می توانند با اطمینان خاطر
و امید به آینده بهتر تحصیل کنند چرا که سال هاي دانشجویی افراد جزو سوابق بازنشستگی آن ها محسوب می شود و پس از شاغل شدن،

 
این سابقه به سوابق زمان اشتغال آن ها وصل می شود. 

 
دانشجویان متقاضی بیمه از چه زمانی می توانند اقدام کنند؟ 

دانشجویان از همین امروز می توانند با مراجعه به سامانه خدمات غیرحضوري سازمان تامین اجتماعی اقدام به ثبت نام و عقد قرارداد کنند.
روال کار نیز به این صورت است که متقاضیان در بدو ورود به سامانه باید ثبت نام کنند یعنی شماره تلفن همراه و شماره ملی خود را وارد
می کنند و کلمه عبور و رمز دریافت کنند. سپس با استفاده از آن ها وارد سامانه شوند. به عبارت دیگر دانشجویان براي ثبت نام در این طرح
می توانند با ورود به سامانه خدمات الکترونیکی سازمان تامین اجتماعی به نشانی es.tamin.ir از مسیر منوي بیمه شدگان/ بیمه شدگان
خاص/ بیمه فراگیر خانواده ایرانی/ انعقاد قرارداد دانشجویی، نسبت به عقد قرارداد بیمه دانشجویی و پرداخت حق بیمه در مهلت مقرر اقدام

کنند.  
البته کسانی که تا به حال بیمه نبوده اند ابتدا باید در سامانه نام نویسی کرده و اطلاعات هویتی خود را وارد کنند تا شماره بیمه به آن ها

 
تخصیص داده شود و سپس بقیه مراحل را انجام دهند. 



 
پرداخت ریالی دانشجویان براي هر کدام از نرخ حق بیمه ها چقدر است؟ 

مبناي محاسبه نرخ حق بیمه براي سال 1400 حداقل دستمزد مصوب شوراي عالی کار یعنی دو میلیون و 656هزار تومان است که براي
بیمه هاي 14 درصد بابت هر ماه 318 هزار تومان، براي بیمه هاي 16 درصد 372 هزار تومان و براي حق بیمه هاي 20درصدي 478 هزار

 
تومان است. البته دانشجویان حق انتخاب دستمزد هاي بالاتر را هم دارند که سقف آن تا هفت برابر حداقل دستمزد است. 

به این ترتیب دانشجویانی که هفت برابر حداقل حقوق را مبناي بیمه پردازي قرار می دهند به نرخ سال 1400 باید ماهانه دو میلیون و 200

هزار تومان حق بیمه پرداخت کنند.  

 
همه کسانی که قرار است بیمه شوند ابتدا باید معاینات پزشکی را انجام دهند. آیا دانشجویان هم باید این مرحله را بگذرانند؟ 

بله، متقاضیان بیمه دانشجویی براي شروع حتما باید معاینات را انجام دهند تا سلامت جسمی و روحی آن ها بررسی شود و اگر همه چیز
مورد تایید بود وارد مرحله انعقاد قرارداد شوند، اما اکنون به علت شرایط کرونایی و این که مراکز درمانی شلوغ و پرازدحام هستند فعلا از آن
ها معاینات پزشکی نمی خواهیم، ولی در سامانه خدمات غیرحضوري از آن ها تعهد می گیریم که هر زمان شرایط مناسب بود به دعوت ما

پاسخ گفته و براي انجام معاینات پزشکی مراجعه کنند.  

 
در قانون تامین اجتماعی برخی گروه ها هستند که از انجام معاینات پزشکی معافند. آیا این معافیت شامل حال دانشجویان هم می شود؟ 

افرادي که از قبل سابقه داشته باشند مثلا اگر ظرف 10 سال قبل از تاریخ عقد قرارداد، یک سال سابقه بیمه داشته باشند و از این یک سال
90 روزش مربوط به سال آخر قبل از قرارداد بیمه دانشجویی باشد از انجام معاینات معاف هستند، ولی آن هایی که تابه حال بیمه نبوده اند
یا وقفه بیمه پردازي شان زیاد است باید معاینه پزشکی را حتما انجام دهند. ولی همان طور که گفتم در مقطع فعلی به گرفتن تعهد انجام

 
معاینات بسنده می کنیم. 

 
ظاهرا دانشجویان می توانند به سه شکل با سازمان تامین اجتماعی قرار داد بیمه منعقد کنند. درست است؟ 

بله. سه نوع نرخ حق بیمه براي بیمه دانشجویی تعریف شده که دانشجویان متقاضی می توانند یکی از آن ها را انتخاب کنند با این توضیح
مهم که دولت نیز 2درصد از حق بیمه ها را به عهده دارد. پایبندي دولت به پرداخت سهم 2درصدي در بیمه دانشجویی در واقع یک نوع

 
تضمین به دانشجویان است مبنی بر این که آن ها می توانند از این سابقه بیمه در آینده بهره برداري کنند. 

نرخ هایی که دانشجویان می توانند انتخاب کنند، عبارت است از نرخ پرداخت حق بیمه 14درصد (12 درصد بیمه شده + 2 درصد سهم
دولت) که شامل خدمات بازنشستگی و فوت بعد از بازنشستگی است و براي افراد مجرد و کسانی که متکفل نیستند توصیه می شود؛ نرخ
پرداخت حق بیمه 16 درصد (14 درصد سهم بیمه شده + 2 درصد سهم دولت) که شامل خدمات بازنشستگی و فوت قبل و بعد از
بازنشستگی است و در نهایت کامل ترین نرخ پرداخت حق بیمه که 20 درصد است و خدمات مربوط به بازنشستگی، ازکارافتادگی و فوت را

 
دربرمی گیرد. 

 
متقاضیان بیمه دانشجویی باید چه مدارکی ارائه دهند؟ 

ما مدارك خاصی نمی خواهیم و کارت دانشجویی معتبر یا گواهی اشتغال به تحصیل که دانشگاه ها صادر می کنند کفایت می کند؛ بنابراین

کارت دانشجویی یا گواهی اشتغال به تحصیل باید در سامانه غیرحضوري سازمان تامین اجتماعی بارگذاري شود.  

 
می دانید که امکان جعل این مدارك وجود دارد. براي این موضوع چه تدبیري اندیشیده اید؟ 

ثبت نام براي بیمه دانشجویی مبتنی بر خوداظهاري است بنابراین ما به دانشجویان عزیز اعتماد می کنیم. با این حال ما با وب سرویس

وزارت علوم مرتبط هستیم که کنترل و راستی آزمایی کارت هاي دانشجویی و گواهی هاي اشتغال به تحصیل از طریق آن انجام می شود.  

 
دانشجویان براي پرداخت حق بیمه هاي هر ماه چقدر فرصت دارند؟ 



دانشجویان می توانند از یک ماه تا یک سال حق بیمه ها را پرداخت کنند. به این معنی که یا ماهانه پرداخت کنند یا حق بیمه هاي یک
سال را یکجا بپردازند مشروط بر این که پرداخت ها از سال جاري خارج نشود؛ بنابراین کسی که می خواهد حق بیمه بهمن ماه را بپردازد
نهایتا تا پایان ماه اسفند باید این پرداخت را انجام دهد و نباید کار را به فروردین سال بعد موکول کند. مهلت پرداخت حق بیمه هر ماه هم تا
آخرین روز دو ماه بعد است. پس اگر کسی می خواهد حق بیمه دي ماه را پرداخت کند تا پایان اسفند فرصت دارد. اگر هم تاخیري در این
پرداخت باشد بیمه قطع می شود و متقاضی باید درخواست جدیدي ثبت کند. البته ما یک فرصت براي دانشجویانی که به هر دلیل حق بیمه
ها را دیر پرداخت می کنند قائل شده ایم به این نحو که هر فرد یک بار می تواند به جاي پرداخت حق بیمه در مدت سه ماه، در عرض چهار

 
ماه این کار را انجام دهد. درواقع این نوعی بخشودگی است که مانع ایجاد وقفه در سوابق بیمه اي افراد می شود. 

در بیمه دانشجویی تکلیف آن دسته از دانشجویانی که تحت تکفل پدر یا مادر خود قرار دارند، همچنین دانشجویانی که پدر یا مادر را تحت

 
تکفل دارند یا صاحب همسر و فرزند هستند، چگونه است؟ 

نکته اول این که تحت تکفل بودن، مانع عقد قرارداد بیمه دانشجویی نیست و هیچ تداخلی با آن ندارد. نکته دوم این که دانشجویانی که
مجردند و پدر یا مادرشان بیمه شده هستند طبیعتا تحت تکفل آن ها قرار دارند و می توانند از دفترچه درمانی که در اختیار دارند، استفاده

 
کنند. بنابراین، این افراد می توانند بدون پرداخت سرانه درمان، از خدمات درمانی سازمان استفاده کنند. 

اما اگر دانشجویی پدر و مادر را تحت تکفل دارد یا صاحب همسر و فرزند است و می خواهد از خدمات درمانی استفاده کند باید به ازاي
هریک از افراد تحت تکفل، علاوه بر پرداخت حق بیمه هاي مربوط به بازنشستگی و ... سرانه درمان را هم بپردازد. نرخ سرانه درمان براي
امسال به ازاي هر نفر 71هزار و 600 تومان است. البته دانشجویان می توانند حین عقد قرارداد، سرانه درمان را انتخاب نکنند و فقط گزینه

 
هایی مثل بازنشستگی و ازکارافتادگی را انتخاب کنند. 

 
پیش بینی می کنید استقبال چطور باشد؟ آیا برنامه اي براي ترویج دارید؟ 

هم اکنون سه میلیون و 200 هزار دانشجو در کشور مشغول تحصیل هستند که جامعه هدف بزرگی است. البته ما انتظار نداریم که همه این
ها براي بیمه پردازي اقدام کنند، ولی امیدواریم بخش قابل توجهی از آن ها بیمه شوند. البته ما براي آگاه سازي دانشجویان و آشنایی آن ها
با بیمه دانشجویی اقداماتی را در دستور کار داریم از جمله تهیه محتواي آموزشی به صورت ویدئو یا فایل پی دي اف که آن را در سامانه

 
خدمات غیرحضوري سازمان به نشانی es. Tamin.ir بارگذاري می کنیم. 

همچنین از وزارت علوم و وزارت بهداشت خواسته ایم تا این محتوا هاي آموزشی را در پورتال هاي دانشجویی خود قرار دهند تا حداکثر آگاه

سازي انجام شود.  

 
براي بیمه دانشجویی آیا کف و سقف سنی تعریف شده است؟ 

دانشجویان در محدوده سنی 18 تا 50 سال می توانند براي برقرار شدن بیمه دانشجویی اقدام کنند. البته این به آن معنی نیست که افراد

 
بالاي 50 سال نمی توانند تحت پوشش بیمه دانشجویی قرار بگیرند، ولی بیمه شدن این افراد شرط دارد. 

کسانی که بالاي 50 سال هستند باید معادل مازاد سنی خود سابقه بیمه پردازي داشته باشند. مثلا اگر دانشجویی 52 ساله است باید از قبل،
دو سال سابقه بیمه داشته باشد یا کسی که 55 ساله است باید از گذشته پنج سال سابقه بیمه پردازي داشته باشد تا بتواند از بیمه
دانشجویی استفاده کند. البته کسانی که قبل از دوره دانشجویی 10 سال سابقه بیمه داشته باشند کلا از شرط سنی معاف می شوند؛ بنابراین

 
مثلا دانشجویی که 65 ساله است، ولی 10 سال سابقه بیمه دارد نیز می تواند از بیمه دانشجویی بهره مند شود. 

منبع : جام جم  

 
انتهاي پیام/ 

 
قم پرس منتظر دریافت اخبار و پیام هاي هموطنان عزیز می باشد. 



آپلود عکس



انقلاب اسلامی، اقتصاد مقاومتی، تولید ملی، کارآفرینی/ علت ناکامی ها در
مدیریت اقتصاد کشور، مدیران غربگرا بود

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  831  |  تاریخ: 1400/11/20

محمد علیپور عضو کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی
در گفتگو با خبرنگار پارلمانی خبرگزاري فارس، با اشاره به
اقتصادي مقاومتی و تولید ملی، اظهار داشت: زمانی که انقلاب
اسلامی به وقوع پیوست آمریکایی ها بیان می کردند که اگر ما
از ایران برویم این کشور فلج می شود این حرفشان نیز به
استناد این موضوع بود که تمام امکانات کشور قبل از انقلاب

وابسته به غرب بود.  

وي ادامه داد: اما با لطف خدا ایران با رفتن آمریکایی ها فلج نشد بلکه 43 سال است که با اقتدار روبه جلو در حرکت است و حتی در برخی

از حوزه ها جزو کشورهاي سرآمد دنیا است.  

عضو کمیسیون اقتصادي مجلس گفت: در حوزه تولید ملی بعد از انقلاب اتفاق هایی افتاده است این درحالی است که ما قبل از انقلاب کالاي

تولید داخل، اندك داشتیم و عمده کالاها وارداتی بود که این موضوع نشان از وابستگی شدید ما به خارج بود.  

وي با بیان اینکه ایران قبل از انقلاب با بعد از انقلاب در حوزه کار آفرینی و تولید قابل مقایسه نیست، بیان داشت: در حوزه تولید و
کارآفرینی اقدامات موثري شکل گرفته اما این اقدامات کم است و باید سرعت چرخ تولید را افزایش بدهیم تا به آن چشم اندازي که در تولید

داریم برسیم.  

علیپور با اشاره به اقتصاد مقاومتی، تصریح کرد: هنوز نتوانسته ایم در اقتصاد مقاومتی طبق سیاست هاي مقام معظم رهبري پیش برویم آن
هم به خاطر وجود مدیران غربگرا در راس مدیریت بوده که هیچ اعتقادي به این سیاست ها نداشتند و معتقد به اقتصاد غربی بودند همین امر

 
باعث شده است که وضع اقتصادي فعلی ایران بدین صورت شود. 

وي با بیان اینکه اجراي سیاست هاي اقتصاد مقاومتی نیازمند استمرار و فرهنگ سازي است، بیان داشت: اجراي سیاست هاي اقتصاد
مقاومتی باعث می شود که پس اندازهاي خرد و منابع کلان کشور به سمت سرمایه گذاري و خرید اوراق مشارکت، ایجاد اشتغال خرد در

 
شهرها و روستاها و تجاري سازي و نیز عرضه به بازار هدایت شود. 

عضو کمیسیون اقتصادي مجلس در پایان گفت: توجه به ظرفیت هاي تولید داخلی در شرایط تحریم ها موجب خود اتکایی شده و می تواند

 
نجات بخش کشور در این دوران سخت باشد.  

انتهاي پیام/



مخبر: از ظرفیت هاي کشور آگاهی کامل دارم / براي هر مشکل در داخل چندین

راه حل وجود دارد

منبع: دانشجوشماره خبر:  832  |  تاریخ: 1400/11/20

به گزارش گروه سیاسی خبرگزاري دانشجو، محمد مخبر معاون اول رئیس جمهور صبح امروز (چهارشنبه) با حضور در شهرستان
پیشوا ضمن افتتاح یک کارخانه کشت و صنعت و دامپروري، به طور همزمان و متمرکز و طی ارتباط ویدئوکنفرانس با استانداران و

مدیران تمام استان ها 6578 طرح عمرانی و اشتغالزایی روستایی را در سراسر ...

به گزارش گروه سیاسی خبرگزاري دانشجو، محمد مخبر
معاون اول رئیس جمهور صبح امروز (چهارشنبه) با حضور در
شهرستان پیشوا ضمن افتتاح یک کارخانه کشت و صنعت و
دامپروري، به طور همزمان و متمرکز و طی ارتباط
ویدئوکنفرانس با استانداران و مدیران تمام استان ها 6578
طرح عمرانی و اشتغالزایی روستایی را در سراسر کشور مورد

 
بهره برداري قرار داد. 

معاون اول رئیس جمهور همچنین در آئین افتتاح این طرح ها با گرامیداشت یاد و خاطره امام خمینی (ره) و شهداي انقلاب اسلامی، ایام
دهه فجر را تبریک گفت و با اشاره به نقش شهرستان پیشوا و ورامین در پیروزي انقلاب اسلامی اظهار داشت: یکی از مناطقی که مردم آن
نقش مؤثر و مهمی در پیروزي انقلاب اسلامی داشتند همین سرزمین است و کمتر کسی پیدا می شود که پیشوا و ورامین را نشناسد و قدر

 
شهداي 15 خرداد را نداند. 

وي با یادآوري اعلام تعطیلی روز 15 خرداد از سوي امام خمینی (ره) گفت: امام راحل در کمتر مناسبتی این گونه با قاطعیت یک روز را
براي همیشه تعطیل اعلام کردند که این نشان از توجه ویژه امام (ره) به عظمت شهداي 15 خرداد دارد و عجیب است که خود امام خمینی

 
(ره) نیز در همین ایام 15 خرداد از بین مردم پر کشید و به ملکوت اعلا پیوست. 

مخبر، امام خمینی (ره) را شخصیتی بزرگ و با ویژگی ها و امتیازات منحصر بفرد توصیف و تصریح کرد: امام خمینی (ره) فقیه، فیلسوف،

 
عارف و مجاهد بود و از ویژگی هاي منحصر بفرد شخصیتی برخوردار بود. 

وي با اشاره به فرمایش مقام معظم رهبري مبنی بر لزوم نهضت تبیین اظهار داشت: یکی از موضوعاتی که باید نهضت تبیین در مورد آن
فعال شود، مکتب امام خمینی (ره) است که لازم است نظریه ها، دیدگاه ها و مکتب امام راحل و همچنین دیدگاه هاي مقام معظم رهبري

 
تبیین شود. 

معاون اول رئیس جمهور هنر به صحنه آوردن مردم در مسائل و مقاطع مختلف را از جمله ویژگی هاي ممتاز امام خمینی (ره) برشمرد و
گفت: البته این ویژگی در مقام معظم رهبري نیز متبلور است و همانطور که امام خمینی (ره) با اتکا به مردم انقلاب اسلامی را به پیروزي
رساند و در دوران دفاع مقدس، جنگ را اداره کرد، رهبر معظم انقلاب نیز امروز با اتکا به ملت و به صحنه آوردن مردم در تقابل با جهان

 
سلطه کشور را اداره می کنند و خوشبختانه امروز مردم ایران علیرغم وجود برخی مشکلات، از عزتی جامع برخوردار هستند. 



مخبر افزود: اگرچه مسائلی نظیر مسائل اقتصادي و مشکلات معیشتی در کشور وجود دارد اما دولت سیزدهم با روي کار آمدن و با اتکا بر

 
مردم توانست گره هاي بزرگی را در کشور باز کند. 

وي با اشاره به اینکه در زمان آغاز به کار دولت سیزدهم مشکلات متعددي در بخش ذخایر کالاهاي اساسی، فروش نفت و وضعیت معیشتی
مردم وجود داشت، گفت: روزانه 700 800 نفر قربانی ابتلاء به کرونا بودند و پول ها و دارایی هاي کشور نیز در کشورهاي دیگر مسدود شده
بود و روند مذاکرات نیز وضعیت خوبی را نداشت اما امروز دولت توانسته مسائلی را حل و فصل کند که کسی تصور نمی کرد در این مدت

 
کوتاه قابل حل باشد. 

معاون اول رئیس جمهور در ادامه با اشاره به گزارش هاي مدیرعامل کارخانه کشت و صنعت دامپروري، اقدامات صورت گرفته براي راه اندازي
این واحد بزرگ تولیدي آن هم در شرایط تحریم را ارزشمند و مهم توصیف و خاطر نشان کرد: همت و تلاش صورت گرفته براي راه اندازي
این کارخانه پیام و شعار ما می توانیم را به همراه دارد و من چه در مسئولیت قبلی و چه در مسئولیت فعلی که از مشکلات و ظرفیت هاي
کشور آگاهی کامل دارم بر این باور بوده و هستم که با ظرفیت هاي خدادادي و اقداماتی که در 40 سال گذشته در کشور انجام شده، امروز

 
در شرایطی قرار داریم که براي حل هر مشکل چندین راه حل وجود دارد که اگر به مردم اتکا کنیم این مشکلات قابل حل هستند. 

مخبر در بخش دیگري از سخنان خود یکی از هدف هاي جدي و حساسیت هاي اساسی امام خمینی (ره) و مقام معظم رهبري را توجه به
محرومین و مناطق محروم برشمرد و اظهار داشت: دولت سیزدهم نیز شعار مردمی بودن و عدالت خواهی را برگزیده است چرا که بزرگترین

 
عدالت، عدالت در معیشت مردم است. 

وي افزود: روستاهاي کشور از ظرفیت هاي گسترده اي برخوردار هستند که اگر به این ظرفیت ها توجه شود روستاها که امروز جغرافیاي
محرومیت به آنها منتسب شده، به مناطقی تبدیل خواهند شد که کسانی که به دنبال زندگی راحت و سالم و مولد هستند به سمت آنها

خواهند رفت.  

امیرحسین مدنی معاون توسعه روستایی و مناطق محروم نیز در این مراسم با اشاره به رویکرد، تأکیدات و نگاه ویژه رئیس جمهور و دولت
سیزدهم به روستاها و مناطق محروم کشور تاکید کرد: رونق و پیشرفت روستاها و مناطق کم برخوردار از اولویت هاي دولت است که امروز
شاهد هستیم نزدیک 7000 طرح و پروژه در حدود 7000 روستا در بخش هاي تولیدي، اشتغالزایی، توانمندزایی، زیرساختی، اقتصاد، راه و
آب، انرژي و طرح هاي هادي به بهره برداري می رسد که نقطه عطف و شروعی براي تحول در روستاها و مناطق محروم در دولت سیزدهم

 
است. 

وي با تشریح برنامه هاي معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري در خصوص آبادانی و توسعه بخش روستایی و محروم
کشور ادامه داد: توجه به اقتصاد روستا از رویکردهاي دولت سیزدهم است که طبق برنامه ریزي هاي انجام شده 500 هزار شغل با کمک و
همکاري صندوق کارآفرینی امید و نهادهایی همانند کمیته امداد محقق می شود و همچنین با پیگیري ها و حمایت هاي معاون اول رئیس
جمهور در طرح نهضت احیاي واحدهاي اقتصادي نیز 2000 واحد از 4000 واحد تعیین شده به ویژه در صنایع تبدیلی در نواحی روستایی

 
احیا و به چرخه تولید کشور اضافه می شود. 

مدنی ادامه داد: در زمینه توجه به اقتصاد روستا نیز 500 بازارچه روستایی در شریان هاي مسافرخیز کشور احداث می شود تا محصولات

 
روستایی ارگانیک در این بازارچه ها در اختیار مردم قرار گیرد. 

معاون توسعه روستایی و مناطق محروم همچنین به برنامه هاي دولت سیزدهم براي ساخت 4 میلیون مسکن طی 4 سال اشاره کرد و ادامه
داد: حداقل 200 هزار واحد مسکونی در سال در روستاهاي کشور ساخته می شود و علاوه بر این مهم در زمینه راه هاي روستایی نیز طبق



 
برنامه ریزي ها سالانه 5000 کیلومتر راه با همکاري سپاه و نهادهاي انقلابی و مردمی ساخته می شود. 

مدنی در خصوص برنامه هاي دولت براي آبرسانی روستاها با تنش آبی بالا تاکید کرد: 10 هزار روستا با مشکل آبی در کشور شناسایی شده
است که عملیات اجرایی حل مشکلات آبرسانی به این روستاها در مراسمی با حضور رئیس جمهوري آغاز شده است و انشااالله در سال 1401

 
مشکل تنش آبی 3 هزار واحد از این روستاها حل می شود. 

وي درباره برنامه هاي معاونت روستایی و مناطق محروم کشور براي حل معضلات حمل و نقل روستایی افزود: 2000 شریان اصلی بین

 
دهستان ها در مراکز شهري استان ها نیازمند توجه ویژه است که طبق برنامه ریزي سه ساله مشکلات 1500 روستا حل خواهد شد. 

معاون توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري همچنین در تشریح برنامه هاي دولت سیزدهم در زمینه اقدامات حمایتی در
روستاها و بویژه مناطق محروم و کم برخوردار کشور گفت: طبق برنامه ریزي ها و توافقات انجام شده با سازمان بهزیستی، کمیته امداد و
وزارتخانه هاي نیرو و صنعت، معدن و تجارت مقرر شده است تا به 110 هزار واحد خانوار روستایی پنل هاي خورشیدي براي تولید 550

مگاوات برق داده شود تا یک منبع درآمدزایی براي بخش هاي محروم کشور باشد.  

وي در خصوص اصلاح ساختارهاي حقوقی و قواعد و مقررات به نفع روستاییان و مناطق محروم کشور تصریح کرد: در این زمینه 20 مسئله
شناسایی شده است که تک تک این مسائل در معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم کشور پیگیري می شود که از مهمترین آنها بحث
معدن است و طبق دستور صریح آیت االله رئیسی 15 درصد از حقوق و عوارض دولتی که معدن داران ملزم به پرداخت هستند باید به
روستاهایی تعلق گیرد که معادن در آن بخش ها فعال هستند که طبق پیش بینی ها 6 هزار میلیارد تومان عوائد براي روستاییان در پی

خواهد داشت.  

مدنی افزود: طبق دستور رئیس جمهوري براي روستاهاي زیر 20 خانوار دهیاري و شوراهاي روستا تعلق خواهد گرفت تا این دهستان ها

 
صاحب دهیاري شوند و از منابع و بودجه هاي دولتی براي پیشرفت روستاهاي خود بهره مند گردند. 

وي با اشاره به اهمیت سبد اقتصاد روستا و برنامه ریزي هاي دولت در طرح جامع پیشرفت روستایی ادامه داد: عدم وجود اتاق وضعیت
روستایی یکی از مشکلاتی است که طبق پیگیري ها 5000 روستا دسترسی هاي لازم در این زمینه را ندارند که با کمک سامانه ها و اتاق
وضعیت هوشمند، خدمت دهنده در روستا به خدمات گیرنده متصل می شود و تمام روستاییان از پنجره واحد خدمات روستایی بهره مند

 
خواهند شد. 

منصوري استاندار تهران هم در این مراسم با اشاره به سوابق انقلابی و نقش تاریخی مردم ورامین در پیروزي انقلاب اسلامی تاکید کرد: اینکه
نهضت خدمت و توجه به روستاها و مناطق محروم کشور بزرگترین دستاورد دولت سیزدهم در همین چندماه گذشته است و در همین مدت
کوتاه با کمک مقامات محلی در سرتاسر استان تهران کارگاه خدمت رسانی به مردم محروم شکل گرفته است و سیاست هاي دولت در این

 
زمینه با کمک مسئولان و مردم پیگیري می شود. 

استاندار تهران با اشاره به بازار بزرگ مصرف 15 میلیونی در شهر و استان تهران تاکید کرد: نیروهاي مستعد و توانمند اقتصادي در تهران و

 
بویژه شهرهاي اطراف تهران مشغول به کار هستند که سرمایه هاي خود را در راه خدمت به مردم و در امر تولید و صنعت به کار گرفته آمد. 

منصوري همچنین با قدردانی از تلاش هاي معاون اول رئیس جمهور در زمینه احیاي واحدهاي اقتصادي و توجه به امر مهم تولید در کشور

 
ادامه داد: باید این نگاه ویژه در سرتاسر کشور گسترش یابد. 



وي افزود: سهم 22 درصدي استان تهران از کل صنعت کشور بدان معنا است که یک حرکت و اقدام کوچک اقتصادي و تولیدي در این
استان می تواند تحولی بزرگ در اقتصاد کشور بوجود آورد.



افتتاح متمرکز 6578 طرح و پروژه عمرانی و اشتغال زایی روستایی در سراسر

کشور

منبع: خبرگزاري دفاع مقدسشماره خبر:  833  |  تاریخ: 1400/11/20

به گزارش گروه اخبار داخلی دفاع پرس، محمد مخبر معاون
اول رئیس جمهور صبح امروز(چهارشنبه) با حضور در
شهرستان پیشوا ضمن افتتاح یک کارخانه کشت و صنعت و
دامپروري، به طور همزمان و متمرکز و طی ارتباط
ویدئوکنفرانس با استانداران و مدیران تمام استان ها شش هزار
و 578 طرح عمرانی و اشتغالزایی روستایی را در سراسر کشور

 
مورد بهره برداري قرار داد. 

معاون اول رییس جمهور همچنین در آیین افتتاح این طرح ها
با گرامی داشت یاد و خاطره امام خمینی (ره) و شهداي انقلاب اسلامی، ایام دهه فجر را تبریک گفت و با اشاره به نقش شهرستان پیشوا و
ورامین در پیروزي انقلاب اسلامی اظهار داشت: یکی از مناطقی که مردم آن نقش موثر و مهمی در پیروزي انقلاب اسلامی داشتند همین

سرزمین است و کمتر کسی پیدا می شود که پیشوا و ورامین را نشناسد و قدر شهداي 15 خرداد را نداند.  

وي با یادآوري اعلام تعطیلی روز 15 خرداد از سوي امام خمینی(ره) گفت: امام راحل در کمتر مناسبتی این گونه با قاطعیت یک روز را براي
همیشه تعطیل اعلام کردند که این نشان از توجه ویژه امام(ره) به عظمت شهداي 15 خرداد دارد و عجیب است که خود امام خمینی(ره) نیز

در همین ایام 15 خرداد از بین مردم پر کشید و به ملکوت اعلا پیوست.  

مخبر امام خمینی (ره) را شخصیتی بزرگ و با ویژگی ها و امتیازات منحصر بفرد توصیف و تصریح کرد: امام خمینی (ره) فقیه، فیلسوف،

عارف و مجاهد بود و از ویژگی هاي منحصر بفرد شخصیتی برخوردار بود.  

معاون اول رییس جمهور با اشاره به فرمایش مقام معظم رهبري مبنی بر لزوم نهضت تبیین اظهار داشت: یکی از موضوعاتی که باید نهضت
تبیین در مورد آن فعال شود، مکتب امام خمینی(ره) است که لازم است نظریه ها، دیدگاه ها و مکتب امام راحل و همچنین دیدگاه هاي

 
مقام معظم رهبري تبیین شود. 

وي هنر به صحنه آوردن مردم در مسائل و مقاطع مختلف را از جمله ویژگی هاي ممتاز امام خمینی(ره ) برشمرد و گفت: البته این ویژگی
در مقام معظم رهبري نیز متبلور است و همانطور که امام خمینی(ره) با اتکا به مردم انقلاب اسلامی را به پیروزي رساند و در دوران دفاع
مقدس، جنگ را اداره کرد، رهبر معظم انقلاب نیز امروز با اتکا به ملت و به صحنه آوردن مردم در تقابل با جهان سلطه کشور را اداره می

 
کنند و خوشبختانه امروز مردم ایران علیرغم وجود برخی مشکلات، از عزتی جامع برخوردار هستند. 

مخبر افزود: اگرچه مسائلی نظیر مسائل اقتصادي و مشکلات معیشتی در کشور وجود دارد اما دولت سیزدهم با روي کار آمدن و با اتکا بر

 
مردم توانست گره هاي بزرگی را در کشور باز کند. 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به اینکه در زمان آغاز به کار دولت سیزدهم مشکلات متعددي در بخش ذخایر کالاهاي اساسی، فروش نفت



و وضعیت معیشتی مردم وجود داشت، گفت: روزانه 700 ـ 800 نفر قربانی ابتلا به کرونا بودند و پول ها و دارایی هاي کشور نیز در
کشورهاي دیگر مسدود شده بود و روند مذاکرات نیز وضعیت خوبی را نداشت اما امروز دولت توانسته مسائلی را حل و فصل کند که کسی

 
تصور نمی کرد در این مدت کوتاه قابل حل باشد. 

وي در ادامه با اشاره به گزارش هاي مدیرعامل کارخانه کشت و صنعت دامپروري، اقدامات صورت گرفته براي راه اندازي این واحد بزرگ
تولیدي آن هم در شرایط تحریم را ارزشمند و مهم توصیف و خاطر نشان کرد: همت و تلاش صورت گرفته براي راه اندازي این کارخانه پیام
و شعار ما می توانیم را به همراه دارد و من چه در مسئولیت قبلی و چه در مسئولیت فعلی که از مشکلات و ظرفیت هاي کشور آگاهی کامل
دارم بر این باور بوده و هستم که با ظرفیت هاي خدادادي و اقداماتی که در 40 سال گذشته در کشور انجام شده، امروز در شرایطی قرار

 
داریم که براي حل هر مشکل چندین راه حل وجود دارد که اگر به مردم اتکا کنیم این مشکلات قابل حل هستند. 

مخبر در بخش دیگري از سخنان خود یکی از هدف هاي جدي و حساسیت هاي اساسی امام خمینی(ره) و مقام معظم رهبري را توجه به
محرومین و مناطق محروم برشمرد و اظهار داشت: دولت سیزدهم نیز شعار مردمی بودن و عدالت خواهی را برگزیده است چرا که بزرگترین

 
عدالت، عدالت در معیشت مردم است. 

معاون اول رییس جمهور افزود: روستاهاي کشور از ظرفیت هاي گسترده اي برخوردار هستند که اگر به این ظرفیت ها توجه شود روستاها
که امروز جغرافیاي محرومیت به آنها منتسب شده، به مناطقی تبدیل خواهند شد که کسانی که به دنبال زندگی راحت و سالم و مولد

هستند به سمت آنها خواهند رفت.  

امیرحسین مدنی معاون توسعه روستایی و مناطق محروم نیز در این مراسم با اشاره به رویکرد، تاکیدات و نگاه ویژه رییس جمهور و دولت
سیزدهم به روستاها و مناطق محروم کشور تاکید کرد: رونق و پیشرفت روستاها و مناطق کم برخوردار از اولویت هاي دولت است که امروز
شاهد هستیم نزدیک 7000 طرح و پروژه در حدود 7000 روستا در بخش هاي تولیدي، اشتغالزایی، توانمندزایی، زیرساختی، اقتصاد، راه و
آب، انرژي و طرح هاي هادي به بهره برداري می رسد که نقطه عطف و شروعی براي تحول در روستاها و مناطق محروم در دولت سیزدهم

 
است. 

وي با تشریح برنامه هاي معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري در خصوص آبادانی و توسعه بخش روستایی و محروم
کشور ادامه داد: توجه به اقتصاد روستا از رویکردهاي دولت سیزدهم است که طبق برنامه ریزي هاي انجام شده 500 هزار شغل با کمک و
همکاري صندوق کارآفرینی امید و نهادهایی همانند کمیته امداد محقق می شود و همچنین با پیگیري ها و حمایت هاي معاون اول رییس
جمهور در طرح نهضت احیاي واحدهاي اقتصادي نیز 2000 واحد از 4000 واحد تعیین شده به ویژه در صنایع تبدیلی در نواحی روستایی

 
احیا و به چرخه تولید کشور اضافه می شود. 

مدنی ادامه داد: در زمینه توجه به اقتصاد روستا نیز 500 بازارچه روستایی در شریان هاي مسافرخیز کشور احداث می شود تا محصولات

 
روستایی ارگانیک در این بازارچه ها در اختیار مردم قرار گیرد. 

معاون توسعه روستایی و مناطق محروم همچنین به برنامه هاي دولت سیزدهم براي ساخت 4 میلیون مسکن طی 4 سال اشاره کرد و ادامه
داد: حداقل 200 هزار واحد مسکونی در سال در روستاهاي کشور ساخته می شود و علاوه بر این مهم در زمینه راه هاي روستایی نیز طبق

 
برنامه ریزي ها سالانه 5000 کیلومتر راه با همکاري سپاه و نهادهاي انقلابی و مردمی ساخته می شود. 

مدنی در خصوص برنامه هاي دولت براي آبرسانی روستاها با تنش آبی بالا تاکید کرد: 10 هزار روستا با مشکل آبی در کشور شناسایی شده
است که عملیات اجرایی حل مشکلات آبرسانی به این روستاها در مراسمی با حضور رییس جمهوري آغاز شده است و انشاءاالله در سال

1401 مشکل تنش آبی 3 هزار واحد از این روستاها حل می شود.  



وي درباره برنامه هاي معاونت روستایی و مناطق محروم کشور براي حل معضلات حمل و نقل روستایی افزود: 2000 شریان اصلی بین

 
دهستان ها در مراکز شهري استان ها نیازمند توجه ویژه است که طبق برنامه ریزي سه ساله مشکلات 1500 روستا حل خواهد شد. 

معاون توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري همچنین در تشریح برنامه هاي دولت سیزدهم در زمینه اقدامات حمایتی در
روستاها و بویژه مناطق محروم و کم برخوردار کشور گفت: طبق برنامه ریزي ها و توافقات انجام شده با سازمان بهزیستی، کمیته امداد و
وزارتخانه هاي نیرو و صنعت، معدن و تجارت مقرر شده است تا به 110 هزار واحد خانوار روستایی پنل هاي خورشیدي براي تولید 550

 
مگاوات برق داده شود تا یک منبع درآمدزایی براي بخش هاي محروم کشور باشد. 

وي در خصوص اصلاح ساختارهاي حقوقی و قواعد و مقررات به نفع روستاییان و مناطق محروم کشور تصریح کرد: در این زمینه 20 مسئله
شناسایی شده است که تک تک این مسائل در معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم کشور پیگیري می شود که از مهمترین آنها بحث
معدن است و طبق دستور صریح آیت االله رییسی 15 درصد از حقوق و عوارض دولتی که معدن داران ملزم به پرداخت هستند باید به
روستاهایی تعلق گیرد که معادن در آن بخش ها فعال هستند که طبق پیش بینی ها 6 هزار میلیارد تومان عواید براي روستاییان در پی

خواهد داشت.  

مدنی افزود: طبق دستور رییس جمهوري براي روستاهاي زیر 20 خانوار دهیاري و شوراهاي روستا تعلق خواهد گرفت تا این دهستان ها

 
صاحب دهیاري شوند و از منابع و بودجه هاي دولتی براي پیشرفت روستاهاي خود بهره مند گردند. 

وي با اشاره به اهمیت سبد اقتصاد روستا و برنامه ریزي هاي دولت در طرح جامع پیشرفت روستایی ادامه داد: عدم وجود اتاق وضعیت
روستایی یکی از مشکلاتی است که طبق پیگیري ها 5000 روستا دسترسی هاي لازم در این زمینه را ندارند که با کمک سامانه ها و اتاق
وضعیت هوشمند، خدمت دهنده در روستا به خدمات گیرنده متصل می شود و تمام روستاییان از پنجره واحد خدمات روستایی بهره مند

 
خواهند شد. 

منصوري استاندار تهران هم در این مراسم با اشاره به سوابق انقلابی و نقش تاریخی مردم ورامین در پیروزي انقلاب اسلامی تاکید کرد: اینکه
نهضت خدمت و توجه به روستاها و مناطق محروم کشور بزرگترین دستاورد دولت سیزدهم در همین چندماه گذشته است و در همین مدت
کوتاه با کمک مقامات محلی در سرتاسر استان تهران کارگاه خدمت رسانی به مردم محروم شکل گرفته است و سیاست هاي دولت در این

 
زمینه با کمک مسئولان و مردم پیگیري می شود. 

استاندار تهران با اشاره به بازار بزرگ مصرف 15 میلیونی در شهر و استان تهران تاکید کرد: نیروهاي مستعد و توانمند اقتصادي در تهران و

 
بویژه شهرهاي اطراف تهران مشغول به کار هستند که سرمایه هاي خود را در راه خدمت به مردم و در امر تولید و صنعت به کار گرفته آمد. 

منصوري همچنین با قدردانی از تلاش هاي معاون اول رئیس جمهور در زمینه احیاي واحد هاي اقتصادي و توجه به امر مهم تولید در کشور

 
ادامه داد: باید این نگاه ویژه در سرتاسر کشور گسترش یابد. 

وي افزود: سهم 22 درصدي استان تهران از کل صنعت کشور بدان معنا است که یک حرکت و اقدام کوچک اقتصادي و تولیدي در این

 
استان می تواند تحولی بزرگ در اقتصاد کشور بوجود آورد. 

انتهاي پیام/ 241



مخبر: با اتکا به مردم براي هر مشکل در کشور چندین راه حل وجود دارد

منبع: روزنامه قدسشماره خبر:  834  |  تاریخ: 1400/11/20

معاون اول رئیس جمهور گفت: امروز در شرایطی قرار داریم که براي حل هر مشکل چندین راه حل وجود دارد که اگر به مردم اتکا
کنیم این مشکلات قابل حل هستند.

معاون اول رئیس جمهور گفت: امروز در شرایطی قرار داریم که
براي حل هر مشکل چندین راه حل وجود دارد که اگر به مردم

اتکا کنیم این مشکلات قابل حل هستند.  

به گزارش قدس آنلاین، محمد مخبر معاون اول رئیس جمهور
صبح امروز (چهارشنبه) با حضور در شهرستان پیشوا ضمن
افتتاح یک کارخانه کشت و صنعت و دامپروري، به طور
همزمان و متمرکز و طی ارتباط ویدئوکنفرانس با استانداران و
مدیران تمام استان ها 6578 طرح عمرانی و اشتغالزایی

 
روستایی را در سراسر کشور مورد بهره برداري قرار داد. 

معاون اول رئیس جمهور همچنین در آئین افتتاح این طرح ها با گرامیداشت یاد و خاطره امام خمینی (ره) و شهداي انقلاب اسلامی، ایام
دهه فجر را تبریک گفت و با اشاره به نقش شهرستان پیشوا و ورامین در پیروزي انقلاب اسلامی اظهار داشت: یکی از مناطقی که مردم آن
نقش مؤثر و مهمی در پیروزي انقلاب اسلامی داشتند همین سرزمین است و کمتر کسی پیدا می شود که پیشوا و ورامین را نشناسد و قدر

 
شهداي 15 خرداد را نداند. 

وي با یادآوري اعلام تعطیلی روز 15 خرداد از سوي امام خمینی (ره) گفت: امام راحل در کمتر مناسبتی این گونه با قاطعیت یک روز را
براي همیشه تعطیل اعلام کردند که این نشان از توجه ویژه امام (ره) به عظمت شهداي 15 خرداد دارد و عجیب است که خود امام خمینی

(ره) نیز در همین ایام 15 خرداد از بین مردم پر کشید و به ملکوت اعلا پیوست.  

مخبر، امام خمینی (ره) را شخصیتی بزرگ و با ویژگی ها و امتیازات منحصر بفرد توصیف و تصریح کرد: امام خمینی (ره) فقیه، فیلسوف،

 
عارف و مجاهد بود و از ویژگی هاي منحصر بفرد شخصیتی برخوردار بود. 

وي با اشاره به فرمایش مقام معظم رهبري مبنی بر لزوم نهضت تبیین اظهار داشت: یکی از موضوعاتی که باید نهضت تبیین در مورد آن
فعال شود، مکتب امام خمینی (ره) است که لازم است نظریه ها، دیدگاه ها و مکتب امام راحل و همچنین دیدگاه هاي مقام معظم رهبري

تبیین شود.  

معاون اول رئیس جمهور هنر به صحنه آوردن مردم در مسائل و مقاطع مختلف را از جمله ویژگی هاي ممتاز امام خمینی (ره) برشمرد و
گفت: البته این ویژگی در مقام معظم رهبري نیز متبلور است و همانطور که امام خمینی (ره) با اتکا به مردم انقلاب اسلامی را به پیروزي
رساند و در دوران دفاع مقدس، جنگ را اداره کرد، رهبر معظم انقلاب نیز امروز با اتکا به ملت و به صحنه آوردن مردم در تقابل با جهان

 
سلطه کشور را اداره می کنند و خوشبختانه امروز مردم ایران علیرغم وجود برخی مشکلات، از عزتی جامع برخوردار هستند. 



مخبر افزود: اگرچه مسائلی نظیر مسائل اقتصادي و مشکلات معیشتی در کشور وجود دارد اما دولت سیزدهم با روي کار آمدن و با اتکا بر

 
مردم توانست گره هاي بزرگی را در کشور باز کند. 

وي با اشاره به اینکه در زمان آغاز به کار دولت سیزدهم مشکلات متعددي در بخش ذخایر کالاهاي اساسی، فروش نفت و وضعیت معیشتی
مردم وجود داشت، گفت: روزانه 700 800 نفر قربانی ابتلاء به کرونا بودند و پول ها و دارایی هاي کشور نیز در کشورهاي دیگر مسدود شده
بود و روند مذاکرات نیز وضعیت خوبی را نداشت اما امروز دولت توانسته مسائلی را حل و فصل کند که کسی تصور نمی کرد در این مدت

 
کوتاه قابل حل باشد. 

معاون اول رئیس جمهور در ادامه با اشاره به گزارش هاي مدیرعامل کارخانه کشت و صنعت دامپروري، اقدامات صورت گرفته براي راه اندازي
این واحد بزرگ تولیدي آن هم در شرایط تحریم را ارزشمند و مهم توصیف و خاطر نشان کرد: همت و تلاش صورت گرفته براي راه اندازي
این کارخانه پیام و شعار ما می توانیم را به همراه دارد و من چه در مسئولیت قبلی و چه در مسئولیت فعلی که از مشکلات و ظرفیت هاي
کشور آگاهی کامل دارم بر این باور بوده و هستم که با ظرفیت هاي خدادادي و اقداماتی که در 40 سال گذشته در کشور انجام شده، امروز

 
در شرایطی قرار داریم که براي حل هر مشکل چندین راه حل وجود دارد که اگر به مردم اتکا کنیم این مشکلات قابل حل هستند. 

مخبر در بخش دیگري از سخنان خود یکی از هدف هاي جدي و حساسیت هاي اساسی امام خمینی (ره) و مقام معظم رهبري را توجه به
محرومین و مناطق محروم برشمرد و اظهار داشت: دولت سیزدهم نیز شعار مردمی بودن و عدالت خواهی را برگزیده است چرا که بزرگترین

 
عدالت، عدالت در معیشت مردم است. 

وي افزود: روستاهاي کشور از ظرفیت هاي گسترده اي برخوردار هستند که اگر به این ظرفیت ها توجه شود روستاها که امروز جغرافیاي
محرومیت به آنها منتسب شده، به مناطقی تبدیل خواهند شد که کسانی که به دنبال زندگی راحت و سالم و مولد هستند به سمت آنها

خواهند رفت.  

امیرحسین مدنی معاون توسعه روستایی و مناطق محروم نیز در این مراسم با اشاره به رویکرد، تأکیدات و نگاه ویژه رئیس جمهور و دولت
سیزدهم به روستاها و مناطق محروم کشور تاکید کرد: رونق و پیشرفت روستاها و مناطق کم برخوردار از اولویت هاي دولت است که امروز
شاهد هستیم نزدیک 7000 طرح و پروژه در حدود 7000 روستا در بخش هاي تولیدي، اشتغالزایی، توانمندزایی، زیرساختی، اقتصاد، راه و
آب، انرژي و طرح هاي هادي به بهره برداري می رسد که نقطه عطف و شروعی براي تحول در روستاها و مناطق محروم در دولت سیزدهم

 
است. 

وي با تشریح برنامه هاي معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري در خصوص آبادانی و توسعه بخش روستایی و محروم
کشور ادامه داد: توجه به اقتصاد روستا از رویکردهاي دولت سیزدهم است که طبق برنامه ریزي هاي انجام شده 500 هزار شغل با کمک و
همکاري صندوق کارآفرینی امید و نهادهایی همانند کمیته امداد محقق می شود و همچنین با پیگیري ها و حمایت هاي معاون اول رئیس
جمهور در طرح نهضت احیاي واحدهاي اقتصادي نیز 2000 واحد از 4000 واحد تعیین شده به ویژه در صنایع تبدیلی در نواحی روستایی

 
احیا و به چرخه تولید کشور اضافه می شود. 

مدنی ادامه داد: در زمینه توجه به اقتصاد روستا نیز 500 بازارچه روستایی در شریان هاي مسافرخیز کشور احداث می شود تا محصولات

 
روستایی ارگانیک در این بازارچه ها در اختیار مردم قرار گیرد. 

معاون توسعه روستایی و مناطق محروم همچنین به برنامه هاي دولت سیزدهم براي ساخت 4 میلیون مسکن طی 4 سال اشاره کرد و ادامه
داد: حداقل 200 هزار واحد مسکونی در سال در روستاهاي کشور ساخته می شود و علاوه بر این مهم در زمینه راه هاي روستایی نیز طبق

 
برنامه ریزي ها سالانه 5000 کیلومتر راه با همکاري سپاه و نهادهاي انقلابی و مردمی ساخته می شود. 



مدنی در خصوص برنامه هاي دولت براي آبرسانی روستاها با تنش آبی بالا تاکید کرد: 10 هزار روستا با مشکل آبی در کشور شناسایی شده
است که عملیات اجرایی حل مشکلات آبرسانی به این روستاها در مراسمی با حضور رئیس جمهوري آغاز شده است و انشااالله در سال 1401

 
مشکل تنش آبی 3 هزار واحد از این روستاها حل می شود. 

وي درباره برنامه هاي معاونت روستایی و مناطق محروم کشور براي حل معضلات حمل و نقل روستایی افزود: 2000 شریان اصلی بین

 
دهستان ها در مراکز شهري استان ها نیازمند توجه ویژه است که طبق برنامه ریزي سه ساله مشکلات 1500 روستا حل خواهد شد. 

معاون توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري همچنین در تشریح برنامه هاي دولت سیزدهم در زمینه اقدامات حمایتی در
روستاها و بویژه مناطق محروم و کم برخوردار کشور گفت: طبق برنامه ریزي ها و توافقات انجام شده با سازمان بهزیستی، کمیته امداد و
وزارتخانه هاي نیرو و صنعت، معدن و تجارت مقرر شده است تا به 110 هزار واحد خانوار روستایی پنل هاي خورشیدي براي تولید 550

مگاوات برق داده شود تا یک منبع درآمدزایی براي بخش هاي محروم کشور باشد.  

وي در خصوص اصلاح ساختارهاي حقوقی و قواعد و مقررات به نفع روستاییان و مناطق محروم کشور تصریح کرد: در این زمینه 20 مسئله
شناسایی شده است که تک تک این مسائل در معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم کشور پیگیري می شود که از مهمترین آنها بحث
معدن است و طبق دستور صریح آیت االله رئیسی 15 درصد از حقوق و عوارض دولتی که معدن داران ملزم به پرداخت هستند باید به
روستاهایی تعلق گیرد که معادن در آن بخش ها فعال هستند که طبق پیش بینی ها 6 هزار میلیارد تومان عوائد براي روستاییان در پی

خواهد داشت.  

مدنی افزود: طبق دستور رئیس جمهوري براي روستاهاي زیر 20 خانوار دهیاري و شوراهاي روستا تعلق خواهد گرفت تا این دهستان ها

 
صاحب دهیاري شوند و از منابع و بودجه هاي دولتی براي پیشرفت روستاهاي خود بهره مند گردند. 

وي با اشاره به اهمیت سبد اقتصاد روستا و برنامه ریزي هاي دولت در طرح جامع پیشرفت روستایی ادامه داد: عدم وجود اتاق وضعیت
روستایی یکی از مشکلاتی است که طبق پیگیري ها 5000 روستا دسترسی هاي لازم در این زمینه را ندارند که با کمک سامانه ها و اتاق
وضعیت هوشمند، خدمت دهنده در روستا به خدمات گیرنده متصل می شود و تمام روستاییان از پنجره واحد خدمات روستایی بهره مند

 
خواهند شد. 

منصوري استاندار تهران هم در این مراسم با اشاره به سوابق انقلابی و نقش تاریخی مردم ورامین در پیروزي انقلاب اسلامی تاکید کرد: اینکه
نهضت خدمت و توجه به روستاها و مناطق محروم کشور بزرگترین دستاورد دولت سیزدهم در همین چندماه گذشته است و در همین مدت
کوتاه با کمک مقامات محلی در سرتاسر استان تهران کارگاه خدمت رسانی به مردم محروم شکل گرفته است و سیاست هاي دولت در این

 
زمینه با کمک مسئولان و مردم پیگیري می شود. 

استاندار تهران با اشاره به بازار بزرگ مصرف 15 میلیونی در شهر و استان تهران تاکید کرد: نیروهاي مستعد و توانمند اقتصادي در تهران و

 
بویژه شهرهاي اطراف تهران مشغول به کار هستند که سرمایه هاي خود را در راه خدمت به مردم و در امر تولید و صنعت به کار گرفته آمد. 

منصوري همچنین با قدردانی از تلاش هاي معاون اول رئیس جمهور در زمینه احیاي واحدهاي اقتصادي و توجه به امر مهم تولید در کشور

 
ادامه داد: باید این نگاه ویژه در سرتاسر کشور گسترش یابد. 

وي افزود: سهم 22 درصدي استان تهران از کل صنعت کشور بدان معنا است که یک حرکت و اقدام کوچک اقتصادي و تولیدي در این

 
استان می تواند تحولی بزرگ در اقتصاد کشور بوجود آورد. 



منبع: مهر



طرح پتروکیمیاي ابن سینا جان تازه اي به زنجیره بوتان داد

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  835  |  تاریخ: 1400/11/20

مدیر برنامه ریزي و توسعه شرکت ملی صنایع پتروشیمی گفت: طرح پتروکیمیاي ابن سینا بندر ماهشهر در زنجیره بوتان تعریف
شده و با راه اندازي این طرح، از خام فروشی بوتان جلوگیري و همه نیاز هاي کشور برطرف خواهد شد.

حسن عباس زاده در گفت وگوي اختصاصی با خبرنگار
خبرگزاري صداوسیما گفت: طرح پتروکیمیاي ابن سینا که
امروز در حضور رئیس جمهوري به بهره برداري رسید، با توجه
به بررسی هاي انجام شده درباره نیاز هاي کشور و طرح هاي
راهبردي صنعت پتروشیمی تعریف شده و این طرح راهبردي
ذیل طرح انیدرید مالئیک، با استفاده از خوراك بوتان
پتروشیمی بندرامام که در گذشته به صورت نیمه خام صادر

 
می شد، اجرا شد. 

عباس زاده افزود: طرح پتروکیمیاي ابن سینا با ظرفیت سالانه 80 هزار تن تفکیک بوتان، در منطقه ویژه اقتصادي پتروشیمی ماهشهر و با

سرمایه گذاري بخش خصوصی راه اندازي شده است.  

مدیر برنامه ریزي و توسعه شرکت ملی صنایع پتروشیمی تاکید کرد: با وجود تحریم هاي ظالمانه، با اتکا به توان ساخت داخل و بهره گیري
از دانش شرکت هاي مهندسی و پیمانکاران داخلی و استفاده حداکثري از توان ساخت داخلی، به میزان بیش از 70 درصد موفق شدیم این

 
طرح را به مرحله بهره برداري برسانیم. 

عباس زاده در ادامه گفت: با راه اندازي این طرح، از خام فروشی بوتان جلوگیري شده و قرار است این محصول ارزشمند به نقاط مختلف
جهان هم صادر شود، رقم اشتغال این طرح، در زمان اجرا حدود 150 نفر مستقیم و در زمان بهره برداري حدود 120 نفر خواهد بود که

 
تعداد زیادي اشتغال غیرمستقیم هم ایجاد می کند. 

مدیر برنامه ریزي و توسعه شرکت ملی صنایع پتروشیمی خاطرنشان کرد: بر اساس ظرفیت اسمی این طرح، پیش بینی می شود، 40 میلیون
دلار در سال، درآمد نصیب کشور شود.



افتتاح 6 هزار طرح عمرانی و اشتغال زایی در 6 هزار روستا

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  836  |  تاریخ: 1400/11/20

معاون اول رئیس جمهور در جنوب شرق استان تهران بطور همزمان بیش از 6 هزار طرح و پروژه عمرانی و اشتغال زایی روستایی در
سراسر کشور را با اعتباري بالغ بر 124 هزار میلیارد ریال افتتاح کرد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما به نقل از پایگاه اطلاع رسانی دولت، محمد مخبر صبح امروز(چهارشنبه) با حضور در شهرستان پیشوا
ضمن افتتاح یک کارخانه کشت و صنعت و دامپروري، به طور همزمان و متمرکز و طی ارتباط ویدئوکنفرانس با استانداران و مدیران تمام

 
استان ها 6 هزار و 578 طرح عمرانی و اشتغالزایی روستایی را با اعتباري بالغ بر 124 هزار میلیارد ریال در 6982 روستا افتتاح کرد. 

معاون اول رئیس جمهور همچنین در آیین افتتاح این طرح ها با
گرامیداشت یاد و خاطره امام خمینی(ره) و شهداي انقلاب اسلامی،
ایام دهه فجر را تبریک گفت و با اشاره به نقش شهرستان پیشوا و
ورامین در پیروزي انقلاب اسلامی اظهار داشت: یکی از مناطقی که
مردم آن نقش موثر و مهمی در پیروزي انقلاب اسلامی داشتند
همین سرزمین است و کمتر کسی پیدا می شود که پیشوا و ورامین

را نشناسد و قدر شهداي 15 خرداد را نداند.  

وي با یادآوري اعلام تعطیلی روز 15 خرداد از سوي امام خمینی(ره)
گفت: امام راحل در کمتر مناسبتی این گونه با قاطعیت یک روز را
براي همیشه تعطیل اعلام کردند که این نشان از توجه ویژه امام(ره)
به عظمت شهداي 15 خرداد دارد و عجیب است که خود امام

 
خمینی(ره) نیز در همین ایام 15 خرداد از بین مردم پر کشید و به ملکوت اعلا پیوست. 

دکتر مخبر، امام خمینی(ره) را شخصیتی بزرگ و با ویژگی ها و امتیازات منحصر بفرد توصیف و تصریح کرد: امام خمینی(ره) فقیه، فیلسوف،

 
عارف و مجاهد بود و از ویژگی هاي منحصر بفرد شخصیتی برخوردار بود. 

معاون اول رئیس جمهور با اشاره به فرمایش مقام معظم رهبري مبنی بر لزوم نهضت تبیین اظهار داشت: یکی از موضوعاتی که باید نهضت
تبیین در مورد آن فعال شود، مکتب امام خمینی(ره) است که لازم است نظریه ها، دیدگاه ها و مکتب امام راحل و همچنین دیدگاه هاي

مقام معظم رهبري تبیین شود.  

وي هنر به صحنه آوردن مردم در مسائل و مقاطع مختلف را از جمله ویژگی هاي ممتاز امام خمینی(ره ) برشمرد و گفت: البته این ویژگی
در مقام معظم رهبري نیز متبلور است و همانطور که امام خمینی(ره) با اتکا به مردم انقلاب اسلامی را به پیروزي رساند و در دوران دفاع
مقدس، جنگ را اداره کرد، رهبر معظم انقلاب نیز امروز با اتکا به ملت و به صحنه آوردن مردم در تقابل با جهان سلطه کشور را اداره می

 
کنند و خوشبختانه امروز مردم ایران علیرغم وجود برخی مشکلات، از عزتی جامع برخوردار هستند. 

آقاي مخبر افزود: اگرچه مسائلی نظیر مسائل اقتصادي و مشکلات معیشتی در کشور وجود دارد اما دولت سیزدهم با روي کار آمدن و با اتکا
بر مردم توانست گره هاي بزرگی را در کشور باز کند. 



معاون اول رئیس جمهور با اشاره به اینکه در زمان آغاز به کار دولت سیزدهم مشکلات متعددي در بخش ذخایر کالاهاي اساسی، فروش نفت
و وضعیت معیشتی مردم وجود داشت، گفت: روزانه 700 ـ 800 نفر قربانی ابتلا به کرونا بودند و پول ها و دارایی هاي کشور نیز در
کشورهاي دیگر مسدود شده بود و روند مذاکرات نیز وضعیت خوبی را نداشت اما امروز دولت توانسته مسائلی را حل و فصل کند که کسی

 
تصور نمی کرد در این مدت کوتاه قابل حل باشد. 

وي در ادامه با اشاره به گزارش هاي مدیرعامل کارخانه کشت و صنعت دامپروري، اقدامات صورت گرفته براي راه اندازي این واحد بزرگ
تولیدي آن هم در شرایط تحریم را ارزشمند و مهم توصیف و خاطر نشان کرد: همت و تلاش صورت گرفته براي راه اندازي این کارخانه پیام
و شعار ما می توانیم را به همراه دارد و من چه در مسئولیت قبلی و چه در مسئولیت فعلی که از مشکلات و ظرفیت هاي کشور آگاهی کامل
دارم بر این باور بوده و هستم که با ظرفیت هاي خدادادي و اقداماتی که در 40 سال گذشته در کشور انجام شده، امروز در شرایطی قرار

 
داریم که براي حل هر مشکل چندین راه حل وجود دارد که اگر به مردم اتکا کنیم این مشکلات قابل حل هستند. 

محمد مخبر در بخش دیگري از سخنان خود یکی از هدف هاي جدي و حساسیت هاي اساسی امام خمینی(ره) و مقام معظم رهبري را
توجه به محرومین و مناطق محروم برشمرد و اظهار داشت: دولت سیزدهم نیز شعار مردمی بودن و عدالت خواهی را برگزیده است چرا که

 
بزرگترین عدالت، عدالت در معیشت مردم است. 

معاون اول رئیس جمهور افزود: روستاهاي کشور از ظرفیت هاي گسترده اي برخوردار هستند که اگر به این ظرفیت ها توجه شود روستاها
که امروز جغرافیاي محرومیت به آنها منتسب شده، به مناطقی تبدیل خواهند شد که کسانی که به دنبال زندگی راحت و سالم و مولد

 
هستند به سمت آنها خواهند رفت. 

امیرحسین مدنی معاون توسعه روستایی و مناطق محروم نیز در این مراسم با اشاره به رویکرد، تاکیدات و نگاه ویژه رییس جمهور و دولت
سیزدهم به روستاها و مناطق محروم کشور تاکید کرد: رونق و پیشرفت روستاها و مناطق کم برخوردار از اولویت هاي دولت است که امروز
شاهد هستیم نزدیک 7000 طرح و پروژه در حدود 7000 روستا در بخش هاي تولیدي، اشتغالزایی، توانمندزایی، زیرساختی، اقتصاد، راه و
آب، انرژي و طرح هاي هادي به بهره برداري می رسد که نقطه عطف و شروعی براي تحول در روستاها و مناطق محروم در دولت سیزدهم

 
است. 

وي با تشریح برنامه هاي معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري در خصوص آبادانی و توسعه بخش روستایی و محروم
کشور ادامه داد: توجه به اقتصاد روستا از رویکردهاي دولت سیزدهم است که طبق برنامه ریزي هاي انجام شده 500 هزار شغل با کمک و
همکاري صندوق کارآفرینی امید و نهادهایی همانند کمیته امداد محقق می شود و همچنین با پیگیري ها و حمایت هاي معاون اول رییس
جمهور در طرح نهضت احیاي واحدهاي اقتصادي نیز 2000 واحد از 4000 واحد تعیین شده به ویژه در صنایع تبدیلی در نواحی روستایی

 
احیا و به چرخه تولید کشور اضافه می شود. 

مدنی ادامه داد: در زمینه توجه به اقتصاد روستا نیز 500 بازارچه روستایی در شریان هاي مسافرخیز کشور احداث می شود تا محصولات

 
روستایی ارگانیک در این بازارچه ها در اختیار مردم قرار گیرد. 

معاون توسعه روستایی و مناطق محروم همچنین به برنامه هاي دولت سیزدهم براي ساخت 4 میلیون مسکن طی 4 سال اشاره کرد و ادامه
داد: حداقل 200 هزار واحد مسکونی در سال در روستاهاي کشور ساخته می شود و علاوه بر این مهم در زمینه راه هاي روستایی نیز طبق

 
برنامه ریزي ها سالانه 5 هزار کیلومتر راه با همکاري سپاه و نهادهاي انقلابی و مردمی ساخته می شود. 

مدنی در خصوص برنامه هاي دولت براي آبرسانی روستاها با تنش آبی بالا تاکید کرد: 10 هزار روستا با مشکل آبی در کشور شناسایی شده



است که عملیات اجرایی حل مشکلات آبرسانی به این روستاها در مراسمی با حضور رییس جمهوري آغاز شده است و انشاءاالله در سال

 
آینده( 1401) مشکل تنش آبی 3 هزار واحد از این روستاها حل می شود. 

وي درباره برنامه هاي معاونت روستایی و مناطق محروم کشور براي حل معضلات حمل و نقل روستایی افزود: 2000 شریان اصلی بین

 
دهستان ها در مراکز شهري استان ها نیازمند توجه ویژه است که طبق برنامه ریزي سه ساله مشکلات 1500 روستا حل خواهد شد. 

معاون توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري همچنین در تشریح برنامه هاي دولت سیزدهم در زمینه اقدامات حمایتی در
روستاها و بویژه مناطق محروم و کم برخوردار کشور گفت: طبق برنامه ریزي ها و توافقات انجام شده با سازمان بهزیستی، کمیته امداد و
وزارتخانه هاي نیرو و صنعت، معدن و تجارت مقرر شده است تا به 110 هزار واحد خانوار روستایی پنل هاي خورشیدي براي تولید 550

مگاوات برق داده شود تا یک منبع درآمدزایی براي بخش هاي محروم کشور باشد.  
وي در خصوص اصلاح ساختارهاي حقوقی و قواعد و مقررات به نفع روستاییان و مناطق محروم کشور تصریح کرد: در این زمینه 20 مسئله
شناسایی شده است که تک تک این مسائل در معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم کشور پیگیري می شود که از مهمترین آنها بحث
معدن است و طبق دستور رئیس جمهور 15 درصد از حقوق و عوارض دولتی که معدن داران ملزم به پرداخت هستند باید به روستاهایی

 
تعلق گیرد که معادن در آن بخش ها فعال هستند که طبق پیش بینی ها 6 هزار میلیارد تومان عواید براي روستاییان در پی خواهد داشت. 

مدنی افزود: طبق دستور رئیس جمهور براي روستاهاي زیر 20 خانوار دهیاري و شوراهاي روستا تعلق خواهد گرفت تا این دهستان ها

 
صاحب دهیاري شوند و از منابع و بودجه هاي دولتی براي پیشرفت روستاهاي خود بهره مند گردند. 

وي با اشاره به اهمیت سبد اقتصاد روستا و برنامه ریزي هاي دولت در طرح جامع پیشرفت روستایی ادامه داد: عدم وجود اتاق وضعیت
روستایی یکی از مشکلاتی است که طبق پیگیري ها 5000 روستا دسترسی هاي لازم در این زمینه را ندارند که با کمک سامانه ها و اتاق
وضعیت هوشمند، خدمت دهنده در روستا به خدمات گیرنده متصل می شود و تمام روستاییان از پنجره واحد خدمات روستایی بهره مند

خواهند شد.  

مهندس منصوري استاندار تهران هم در این مراسم با اشاره به سوابق انقلابی و نقش تاریخی مردم ورامین در پیروزي انقلاب اسلامی تاکید
کرد: اینکه نهضت خدمت و توجه به روستاها و مناطق محروم کشور بزرگترین دستاورد دولت سیزدهم در همین چندماه گذشته است و در
همین مدت کوتاه با کمک مقامات محلی در سرتاسر استان تهران کارگاه خدمت رسانی به مردم محروم شکل گرفته است و سیاست هاي

 
دولت در این زمینه با کمک مسئولان و مردم پیگیري می شود. 

استاندار تهران با اشاره به بازار بزرگ مصرف 15 میلیونی در شهر و استان تهران تاکید کرد: نیروهاي مستعد و توانمند اقتصادي در تهران و

بویژه شهرهاي اطراف تهران مشغول به کار هستند که سرمایه هاي خود را در راه خدمت به مردم و در امر تولید و صنعت به کار گرفته آمد.  
منصوري همچنین با قدردانی از تلاش هاي معاون اول رئیس جمهور در زمینه احیاي واحد هاي اقتصادي و توجه به امر مهم تولید در کشور

 
ادامه داد: باید این نگاه ویژه در سرتاسر کشور گسترش یابد. 

وي افزود: سهم 22 درصدي استان تهران از کل صنعت کشور بدان معنا است که یک حرکت و اقدام کوچک اقتصادي و تولیدي در این
استان می تواند تحولی بزرگ در اقتصاد کشور بوجود آورد.



عملیات احداث چهار پروژه بزرگ فولادي در هرمزگان آغاز شد

منبع: آرمان اقتصاديشماره خبر:  837  |  تاریخ: 1400/11/20

بندرعباس &– عملیات احداث چهار پروژه بزرگ فولادي با حمایت فولاد مبارکه و با سرمایه گذاري 10 هزار میلیارد تومانی در شرکت

 
فولاد هرمزگان آغاز شد. 

به گزارش آرمان اقتصادي، صبح چهارشنبه عملیات احداث مدول سوم تولید آهن اسفنجی فولاد هرمزگان، واحد دوم تولید گازهاي صنعتی،
مخازن ذخیره آهن اسفنجی و مگامدول احیا مستقیم ستاره سیمین هرمز در ایام االله دهه فجر و همزمان با چهل و سومین سالگرد پیروزي

 
انقلاب اسلامی و با حضور استاندار هرمزگان اغاز شد. 

عطاالله معروفخانی مدیرعامل فولاد هرمزگان در مراسم آغاز عملیات اجرایی پروژه هاي توسعه شرکت فولاد هرمزگان عنوان کرد: مدول سوم
تولید آهن اسفنجی فولاد هرمزگان با ظرفیت تولید 900 هزار تن در سال و با سرمایه گذاري حدود سه هزار و 400 میلیارد تومان و در طی

 
30 ماه به بهره برداري خواهد رسید. 

وي اظهارداشت: با بهره برداري از مدول سوم احیا در فولاد هرمزگان، ظرفیت تولید آهن اسفنجی در این شرکت به 2 میلیون و 550 هزار تن

 
خواهد رسید و نیاز این شرکت به اصلی ترین ماده اولیه جهت تولید 2 میلیون تن تختال در سال مرتفع خواهد شد. 

به گفته معروفخانی، این پروژه به صورت کامل با استفاده از توان پیمانکاران داخلی انجام خواهد شد. و سرمایه گذاري مورد نیاز این پروژه با

 
استفاده از منابع داخلی شرکت فولاد هرمزگان صورت خواهد پذیرفت. 

معروفخانی ادامه داد: همزمان با احداث مدول سوم احیا مستقیم، مخازن ذخیره آهن اسفنجی به ظرفیت 30 هزار تن نیز احداث خواهد شد.  

وي افزود: این پروژه شامل احداث 4 مخزن 7500 تنی و جمعاٌ با ظرفیت 30 هزار تن با سرمایه گذاري حدود 350 میلیارد تومان و در طی

24 ماه به بهره برداري خواهد رسید.  

مدیرعامل فولاد هرمزگان ابرازداشت: با بهره برداري از این پروژه دغدغه فولاد هرمزگان براي ذخیره سازي مناسب آهن اسفنجی برطرف و

 
میزان کشش تولید فولادسازي به ویژه در زمانهاي قطع گاز واحد احیا مستقیم، به طور چشمگیري افزایش خواهد یافت. 

 
وي گفت: سرمایه گذاري در این پروژه نیز با استفاده از منابع داخلی شرکت و انجام آن را با پیمانکاران داخلی انجام خواهد گرفت. 

مدیرعامل فولاد هرمزگان تصریح کرد: پروژه سوم، احداث واحد دوم تولید گازهاي صنعتی با ظرفیت 10 هزار نرمال متر مکعب بر ساعت
اکسیژن است. واحد دوم تولید گازهاي صنعتی با ظرفیت 10 هزار نرمال متر مکعب بر ساعت اکسیژن با سرمایه گذاري حدود 800 میلیارد

 
تومانی و در طی 30 ماه به بهره برداري خواهد رسید. 

وي تاکید کرد: با بهره برداري از این پروژه ظرفیت تولید اکسیژن گازي در فولاد هرمزگان به 17000 نرمال مترمکعب بر ساعت خواهد

 
رسید. با بهره برداري از این پروژه نیاز واحد فولادسازي به اکسیژن براي تولید 2 میلیون تن اسلب در سال مرتفع خواهد شد. 



وي اضافه کرد: این پروژه نیز مانند دو پروژه قبلی با سرمایه گذاري از منابع داخلی شرکت فولاد هرمزگان و استفاده از حداکثر ساخت داخل

 
و با پیمانکاران داخلی ساخته خواهد شد. 

معروفخانی خاطرنشان کرد: فولاد هرمزگان در راستاي ایفاي نقش حداکثري در توسعه استان هرمزگان و تبدیل شدن این استان به قطب
اصلی فولاد کشوربه عنوان یکی از شرکاي بزرگ طرح تولید 10 میلیون تن فولاد در شرکت ستاره سیمین هرمز مشارکت و سرمایه گذاري

 
کرده است. 

مدیرعامل فولاد هرمزگان اظهارداشت: فولاد هرمزگان با خرید 30 درصد دیگر از سهام شرکت 10 میلیون تنی ستاره سیمین در مهر ماه
سال جاري، با بیش از 51 درصد، سهام دار اصلی این شرکت تازه تأسیس شده است که با راه اندازي آن استان هرمزگان به یکی از قطب

 
هاي اصلی و محوري تولید فولاد در کشور تبدیل خواهد شد و اشتغال زایی چند هزار نفري را به همراه دارد. 

وي عنوان کرد: فاز اول این طرح با ساخت مگا مدول احیا مستقیم با تولید 1 میلیون و 700 هزار تن آهن اسفنجی در سال، همزمان با پروژه

 
هاي توسعه اي فولاد هرمزگان، کلنگ زنی خواهد شد. 

به گفته معروفخانی، پروژه هاي نصب لنسهاي ساید وال کوره هاي قوس الکتریکی با سرمایه گذاري 160 میلیارد تومانی و افزایش 120 هزار
تنی تولید تا پایان سال جاري در فولاد هرمزگان به بهره برداري خواهند رسید.



استفاده از ظرفیت مجلس براي حمایت از مراکز دانش بنیان نفتی

منبع: آرمان اقتصاديشماره خبر:  838  |  تاریخ: 1400/11/20

نماینده مردم اهواز در مجلس شوراي اسلامی گفت: براي حمایت از شرکت هاي دانش بنیان و شرکت هاي توانمند در حوزه هاي نفتی

از ظرفیت هاي مجلس استفاده خواهیم کرد.  

مجتبی یوسفی ضمن تبریک دهه فجر در آیین امضاي قرارداد تامین دستگاه حفاري 35 فتح در میدان نفتی بینک که امروز 20 بهمن ماه
در محل نمایشگاه صنعت نفت خوزستان برگزار شد، اظهار کرد: حدود 120 سال از اکتشاف نفت گذشته است. یکی از اشکالاتی که در آن
زمان در برخی از کشورها همچون کشور ما ایجاد شد این بود که به یکسري از منابع خام دسترسی پیدا کردیم و به همان اندازه از تکنولوژي

 
عقب افتادیم. 

به گزارش پایگاه خبري آرمان اقتصادي، وي افزود: قبل از اکتشاف نفت، در برخی از موضوعات تولیدکننده بودیم و پس از آن، در بسیاري از

 
موضوعات وارد کننده شدیم اما به برکت نظام مقدس جمهوري اسلامی، روحیه خودباوري شکل گرفت. 

نماینده مردم اهواز در مجلس شوراي اسلامی بیان کرد: زمانی که به سمت زنجیره ارزش حرکت و به متخصص داخلی اعتماد می کنیم، نوید

 
بسیار خوبی است اما به این معنا نیست که همه مشکلات ما حل شده است. 

یوسفی بیان کرد: اگر چه تحریم ها، مشکلاتی را براي مردم ایجاد کرده است اما یکی از برکات آن این نمایشگاه است که در آن حتی یک

 
شرکت خارجی حضور ندارد. 

وي با اشاره به اینکه مدیریت، باید به سمت تکنولوژي حرکت کند، گفت: در آخرین پیگیري هاي ما، شرکت ملی حفاري ایران از لیست
خصوصی سازي خارج شد و اگر این صنعت که تولید نفت را براي ما از نظر اقتصادي به صرفه کرده است را نداشتیم، قطعا با وجود تحریم ها
دچار مشکل می شدیم و قیمت استحصال، اکتشاف و تولید نفت به قدري براي ما افزایش پیدا می کرد که اگر می خواستیم از شرکت هاي

 
خارجی در ایامی که قیمت نفت کاهش پیدا می کرد استفاده کنیم، تولید صرفه نداشت. 

نماینده مردم اهواز در مجلس شوراي اسلامی بیان کرد: در خصوص قراردادهاي توسعه اي میادین و بحث 28 مخزن نفتی، در سنوات گذشته
رویه اي در وزارت نفت شکل گرفته بود که دوباره به سمت خارجی ها رفتند؛ آن زمان در حوزه تکنولوژي و منابعی که می توانست به رشد
کشور کمک کند نگران بودیم و در زمینه اشتغال بومی دستمان خالی می شد و تجربه شکست خورده اعتماد به شرکت هاي خارجی مانند

 
شل و توتال نیز مطرح بود. 

یوسفی ادامه داد: براي حمایت از شرکت هاي دانش بنیان و شرکت هاي توانمند در حوزه هاي نفتی از ظرفیت هاي مجلس استفاده خواهیم

کرد.  

انتهاي پیام



عملیات اجرایی احداث مگامدول احیا مستقیم ستاره سیمین هرمز آغاز شد

منبع: آرمان اقتصاديشماره خبر:  839  |  تاریخ: 1400/11/20

بندرعباس &– همزمان با دهه مبارك فجر عملیات اجرایی احداث مگا مدول احیا مستقیم شرکت ستاره سیمین هرمز با ظرفیت یک

میلیون و 700هزار تن در سال آغاز شد.  

به گزارش پایگاه خبري آرمان اقتصادي، آئین آغاز عملیات اجرایی احداث مگامدول احیا مستقیم شرکت سیمین هرمز با ظرفیت یک میلیون

 
و 700 هزار تن در سال پیش از ظهر چهارشنبه با حضور استاندار هرمزگان و نمایندگان مردم هرمزگان در مجلس آغاز شد. 

عطااالله معروفخانی مدیرعامل فولاد هرمزگان عنوان کرد: فولاد هرمزگان در راستاي ایفاي نقش حداکثري در توسعه استان هرمزگان و تبدیل
شدن این استان به قطب اصلی فولاد کشوربه عنوان یکی از شرکاي بزرگ طرح تولید 10 میلیون تن فولاد در شرکت ستاره سیمین هرمز

مشارکت و سرمایه گذاري کرده است.  

مدیرعامل فولاد هرمزگان اظهارداشت: فولاد هرمزگان با خرید 30 درصد دیگر از سهام شرکت 10 میلیون تنی ستاره سیمین در مهر ماه
سال جاري، با بیش از 51 درصد، سهام دار اصلی این شرکت تازه تأسیس شده است که با راه اندازي آن استان هرمزگان به یکی از قطب

 
هاي اصلی و محوري تولید فولاد در کشور تبدیل خواهد شد و اشتغال زایی چند هزار نفري را به همراه دارد. 

وي عنوان کرد: فاز اول این طرح با ساخت مگا مدول احیا مستقیم با تولید 1 میلیون و 700 هزار تن آهن اسفنجی در سال، همزمان با پروژه

هاي توسعه اي فولاد هرمزگان، کلنگ زنی خواهد شد.  

به گفته معروفخانی، پروژه هاي نصب لنسهاي ساید وال کوره هاي قوس الکتریکی با سرمایه گذاري 160 میلیارد تومانی و افزایش 120 هزار
تنی تولید تا پایان سال جاري در فولاد هرمزگان به بهره برداري خواهند رسید.



7 خانه امداد در محلات کم برخوردار استان تهران به بهره برداري رسید

منبع: تسنیمشماره خبر:  840  |  تاریخ: 1400/11/20

گروه استان ها - مدیرکل کمیته امداد استان تهران با بیان اینکه تاکنون هفت خانه امداد در محلات کم برخوردار در قالب طرح
توانمندسازي محلات به بهره برداري رسیده است، گفت: ایجاد این خانه ها کمک می کند که کار مردم را به خودشان بسپاریم.

گروه استان ها - مدیرکل کمیته امداد استان تهران با بیان
اینکه تاکنون هفت خانه امداد در محلات کم برخوردار در قالب
طرح توانمندسازي محلات به بهره برداري رسیده است، گفت:
ایجاد این خانه ها کمک می کند که کار مردم را به خودشان

 
بسپاریم. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از ري، همزمان با نهمین روز از
ایام االله دهه مبارك فجر ظهر امروز نخستین عاملیت صندوق
امداد ولایت در کشور، خانه امداد و مرکز علمی آموزشی
پیروان شهداي کربلا با حضور علی آقامحمدي عضو مجمع
تشخیص مصلحت نظام و رئیس ستاد توانمندسازي محلات کم

 
برخوردار، سید ابوالفضل پرپنچی مدیرکل و اعضاي شوراي مدیران کمیته امداد استان تهران و جمعی از مسئولان در شهرري افتتاح شد. 

سید ابوالفضل پرپنچی مدیرکل کمیته امداد استان تهران در این مراسم با بیان اینکه تاکنون هفت خانه امداد در محلات کم برخوردار در

 
قالب طرح توانمندسازي محلات به بهره برداري رسیده است گفت: ایجاد این خانه ها کمک می کند که کار مردم را به خودشان بسپاریم. 

وي افزود: هفت خانه امداد در محلات زاهد گیلانی، دهقان، سرآسیاب دولاب، صاحب الزمان، عارف، شهداي گمنام و چهارصد دستگاه،

 
فعالیت خود را در جهت توانمندسازي محله آغاز کرده بودند که امروز خانه امداد محله شهادت شهرري نیز به آن اضافه شد. 

مدیرکل کمیته امداد استان تهران اضافه کرد: طرح توانمندي محلات با همکاري ستاد اجرایی فرمان امام، بسیج، امور مساجد، شهرداري،
شورایاران محله، سازمان بهزیستی، صندوق کارآفرینی، پست بانک، وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، هلال احمر در محلات محروم در جهت

 
شناسایی نیازمندان و رفع مشکلات آن ها اجرا می شود. 

علی آشوري در آیین آغاز به کار نخستین عاملیت صندوق امداد ولایت در کشور اظهار داشت: نخستین عاملیت صندوق امداد ولایت کشور با
مشارکت صندوق موسسه خیریه و مرکز نیکوکاري پیروان شهداي کربلا در شهرري آغاز به کار کرد که هدف آن پرداخت وام هاي قرض

 
الحسنه با سرعت و دقت بالا به نیازمندان در جهت رفع مشکلات و توانمندسازي است. 

وي با اشاره به کارکرد امداد ولایت افزود: صندوق هاي قرض الحسنه امداد ولایت از سال 1395 تحت نظر کمیته امداد پرداخت وام هاي

 
قرض الحسنه را به نیازمندان اعطا می کند و 34 شعبه و 730 باجه در سراسر کشور ایجاد کرده است. 

مدیرعامل صندوق قرض الحسنه امداد ولایت در ادامه گفت: وام هاي کمتر از 100 میلیون ریال در صندوق قرض الحسنه امداد ولایت بدون



سود و ضامن کسر از حقوق است و نیز وام هاي این صندوق در قالب ودیعه مسکن، کارگشایی، اشتغال و درمان به نیازمندان پرداخت می

شود.  

آشوري یادآور شد: سیاست صندوق قرض الحسنه امداد ولایت هم اکنون به سمت پرداخت وام هاي اشتغال پایدار به نیازمندان تنظیم شده

است تا افراد فاقد درآمد از این طریق به تولید و درآمدزایی پایدار برسند.  

در انتهاي این مراسم محمدرضا ابوالقاسمی با بیان اینکه هم اکنون یک هزار و 370 خانوار تحت پوشش این مرکز نیکوکاري هستند گفت:
مرکز علمی آموزشی پیروان شهداي کربلا با مشارکت موسسه پژوهشی اسراء و سازمان فنی و حرفه اي در 100 رشته به افراد جویاي کار

مهارت آموزي می کند.  

وي افزود: مرکز عملی آموزشی پیروان شهداي کربلا در راستاي توانمندسازي و دانش افزایی خانواده هاي تحت پوشش که جمعیت قابل
توجهی دارند اقدام به برگزاري این دوره هاي آموزش می کند تا بجاي کمک مالی و توزیع بسته آموزشی افراد تحت پوشش را صاحب شغل و

 
حرفه کند. 

رئیس خیریه و مرکز نیکوکاري پیروان شهداي کربلا با بیان اینکه تمامی افراد تحت پوشش موسسه خیریه و مرکز نیکوکاري شهداي کربلا
در محلات کم برخوردار جنوب تهران هستند، بیان کرد: توزیع بسته هاي معیشتی، پرداخت وام هاي بدون بهره و توانمندسازي افراد تحت

 
پوشش از جمله برنامه هاي این موسسه خیریه است. 

افتتاح پروژه هاي محرومیت زدایی سپاه در جنوب استان کرمان به روایت تصویر  

 
678پروژه عمرانی و اشتغالزایی دهه فجر در استان کردستان افتتاح شد 

 
360 میلیارد ریال پروژه کشاورزي و خدماتی در استان کرمان افتتاح شد + تصاویر 

ابوالقاسمی خاطرنشان کرد: این مرکز نیکوکاري در قالب هاي مختلف فرهنگی، مذهبی، خیریه، قرض الحسنه و آموزشی به افراد نیازمند

 
جامعه خدمات رسانی می کند. 

در این مراسم به مناسبت ایام دهه فجر در کنار آغاز به کار عاملیت صندوق امداد ولایت کشور، خانه امداد در محله شهادت شهرري و مرکز
علمی آموزشی پیروان شهداي کربلا نیز به مناسبت ایام االله دهه مبارك فجر به بهره برداري رسید.



یوسفی، نماینده اهواز: دلیل ضعف در صنعت خودروسازي وجود مدیران غربگراست

منبع: دیده بان ایرانشماره خبر:  841  |  تاریخ: 1400/11/20

عضو کمیسیون عمران مجلس گفت: ضعف در این صنعت به غیر از درآوردن صداي مردم حتی صداي رهبري انقلاب را نیز در آورده
است که علت این ضعف در صنعت خودروسازي وجود مدیران رانتی با نگاه به غرب و عدم اعتقاد به خودباوري است که این صنعت را

به این وضعیت کشانده است.

به گزارش دیده بان ایران؛ مجتبی یوسفی عضو کمیسیون
عمران مجلس یازدهم با اشاره به پیشرفت هایی که در حوزه
تولید در این 43 سال اتفاق افتاده است، اظهار داشت: یکی از
موضوعاتی که بعد از انقلاب اسلامی توانسته ایم پیشرفت
داشته باشیم در حوزه تولید و کارآفرینی بوده است زیرا از
همان ابتدا یک خودباوري در بین تک تک مردم ایران و

متخصصین کشور به وجود آمد.  

وي ادامه داد: مثلاً در حوزه صنایع انرژي هاي نو، علوم هایتک و تکنولوژي هاي جدید موفق بوده ایم و همچنین در حوزه فنی مهندسی نیز
توانسته ایم موفقیت هایی را به وجود بیاوریم این در حالی است که قبل از انقلاب تمام اقدامات کشور در حوزه فنی مهندسی از جمله

سدسازي برعهده کارشناسان و متخصصین خارجی بود.  

عضو کمیسیون عمران مجلس گفت: اکنون در حوزه فنی مهندسی مانند ساخت سد، نیروگاه، تولید برق و همچنین در حوزه انرژي صلح آمیز
هسته اي و خورشیدي جزو چند کشور اول جهان هستیم که این اتفاقات نشان دهنده آن است که بعد از انقلاب یک خودباوري در بین مردم

 
به وجود آمده است. 

یوسفی تصریح کرد: نکته اي که در این موضوع وجود دارد این است که هر زمان نگاه به داخل و توان داخلی بوده است پیشرفت هاي شگفتی
اتفاق افتاده است، اما متاسفانه عده اي در کشور با نگاه هاي غرب گرایانه و واداده مانع از پیشرفت در برخی از صنایع در کشور شده اند و این

 
صنایع در این چهل سال تبدیل به نقاط ضعف براي کشور شده است. 

وي با اشاره به صنعت خودروسازي تاکید کرد: ضعف در این صنعت به غیر از درآوردن صداي مردم حتی صداي مقام معظم رهبري را نیز در
آورده است که علت این ضعف در صنعت خودروسازي وجود مدیران رانتی با نگاه به غرب و عدم اعتقاد به خودباوري است که این صنعت را

 
به این وضعیت کشانده است. 

عضو کمیسیون عمران مجلس بیان داشت: در حوزه فولاد و صنایع دیگر توانسته ایم حرفی براي گفتن در جهان داشته باشیم که آخرین
اقدام بزرگ جوانان کشور پروژه انتقال نفت از غوره به جاسک است که با توجه به مسافت طولانی این پروژه می بایست از آلیاژ خاصی در
ساخت لوله استفاده می شدو فقط چند کشور جهان به آن آلیاژ دست داشتند اما با همت جوانان کشور ما نیز به جمع آن چند کشور

 
پیوستیم و توانسته ایم از این آلیاژ براي ساخت لوله انتقال نفت استفاده کنیم./فارس 

کپی لینک





خانواده پهلوي چقدر پول و سرمایه از ایران خارج کرد؟

منبع: میزانشماره خبر:  842  |  تاریخ: 1400/11/20

یکی از اعضاي دربار پهلوي و معاون دانشگاه ملی در دوران شاه از حدود 50 میلیون دلار پول نقد به جا مانده از شاه براي فامیل
خود خبر داد.

خبرگزاري میزان - تسنیم نوشت: 26 دي ماه 1357، محمدرضا پهلوي، تهران را به مقصد قاهره ترك کرد. پیش از وي برخی دیگر از

 
اعضاي خانواده سلطنتی و وابستگان دربار از ایران فرار کرده بودند و این خاتمه اي بود بر 2500 سال سلطه سلطنت بر ایران. 

اما یکی از سؤالات مهمی که شاه با رفتنش براي مردم باقی گذاشت، این بود که از ذخایر ملی و اموال متعلق به مردم چه میزان با خانواده
سلطنتی خارج شد؟ این اموال به حدي بود که در طول این سال ها فرزندان شاه و فرح پهلوي همچنان زندگی شاهانه خود را ادامه می دهند

 
و در اقصی نقاط جهان در حال گردش و تفریح هستند. 

براي اطلاع از میزان دقیق اموال خانواده شاه در خارج از کشور با "احمدعلی مسعودانصاري" از اعضاي دربار پهلوي و معاون دانشگاه ملی در

 
دوران شاه که پیوند خویشاوندي نیز با فرح پهلوي داشته به گفتگو پرداختیم. 

وي پس از اتمام تحصیلات در رشته اقتصاد تا زمان انقلاب 57 به اموري همچون تدریس در دانشگاه ملی، سرپرستی امور دانشجویان،

 
عضویت در هیئت نمایندگان ایران در بازار مشترك و معاونت مدرسه عالی شمیران اشتغال داشت. 

مسعودانصاري پس از خارج شدن از امور دانشگاهی به مسئولیت هایی همچون رئیس هیئت مدیره شرکت توسعه کن، مدیرعامل شرکت اي
پی سیستم در ایران و مشاور شرکت ادرین ولکر مشغول بود. به گفته خودش "در زمان انقلاب، رابط میان آیت االله شریعتمداري و شاه بودم
و قرار بود به پیشنهاد آیت االله شریعتمداري ـ که شاه با آن موافقت کرد ـ حزبی اسلامی را تأسیس کرده و رئیس آن باشم که سرعت پیروزي

 
انقلاب فرصت این کار را نداد". 

او پس از انقلاب به خارج از کشور رفت و در سال هاي اخیر مشاور مالی و شخصی رضا پهلوي فرزند شاه بود، اما در پرتو مسائل مذهبی که
به آن اعتقاد داشت به او اعلام کرد که دیگر سلطنت طلب نیست و در نتیجه به افشاي پشت پرده مناسبات دربار پهلوي و این روز هاي این

خاندان پرداخت.  

از وي تاکنون سه کتاب در خارج از کشور درباره تاریخ معاصر ایران به چاپ رسیده است: "من و خاندان پهلوي"، "من و رضا" و "ناگفته

هایی از تاریخ معاصر".  

از آنجا که امکان گفتگوي تصویري و یا حضوري به دلیل اقامت ایشان در آمریکا میسر نبود، یادداشت زیر از سوي جناب آقاي مسعودانصاري

 
در پاسخ به پرسش هاي تسنیم ارسال شد که در ادامه می خوانید: 

آقاي انصاري درباره میزان اموالی که خانواده پهلوي از ایران خارج کرد، می گوید: آن اموالی که مربوط به خود شاه می شد، قسمت عمده آن
در زمان ترك ایشان از ایران خارج نشد. قسمت مهمی از آن مربوط به حق کمیسیون هایی بود که ایشان در مورد خرید اسلحه و معاملات
دیگر دریافت کرده بود. این مبالغ به ایران وارد نشده بود که از ایران خارج شود. براي مثال در مورد کمیسیون هاي مربوط به خرید اسلحه،



ارتشبد حسن طوفانیان (رئیس اداره خرید و سفارشات خارجی) آن ها را دریافت و به دستور شاه آن ها را تقسیم می کرد و شاه هم سهمی

 
داشت. 

من با آقاي اردشیر زاهدي به شاه می گفتیم که او در مقام شاه مملکت نباید چنین می کرد، اما ایشان از این کار خود دفاع می کرد. در
قاهره، شاه از من خواست که به او بگویم مردم در ایران درباره او چه می گویند! یکی از مطالبی که به او عرض کردم این بود که می گویند
که شما دزد بودید! ایشان شرح داد که بنا به باور او طبق قوانین سوئیس گرفتن کمیسیون براي او مانعی ندارد! من هم، چون قبلاً در این

مورد با ایشان بحث کرده بودم سکوت کرده و بحث را عوض کردم.  

 
البته به غیر از ایشان شاهدخت اشرف هم اموال قابل ملاحظه اي را در خارج از ایران در اختیار داشت. 

عضو سابق دربار پهلوي درباره میزان پس انداز پهلوي ها در بانک هاي خارج کشور، اظهار داشت: من اطلاع دقیقی از میزان اموال خاندان
پهلوي در خارج ندارم. در وصیت نامه شاه که آن را در کتاب "من و رضا" چاپ کردم، اسم چهار بانک از جمله بانک چِیس مانهاتن
(Chase Bank) برده شده است. سه بانک دیگر نیز عبارت بودند از یونیون بانک سوئیس (Union Bank)، بانک کِرِدیت سوییس

 
(Credit Suisse Group AG) و بانک گوتزویلر. 

او درباره اینکه بعد از فوت شاه، اموال وي چگونه تقسیم شد و میراث آخرین پادشاه ایران به چه کسانی رسید نیز براي تسنیم نوشت: طبق

وصیتنامه شاه اموال او میان ورّاث او به صورت زیر می باید تقسیم می شد:  

فرح دیبا 20%، رضاپهلوي 20%، علیرضا پهلوي 20%، فرحناز پهلوي 15%، لیلا پهلوي 15%، شهناز (دختر شاه و همسر خسرو جهانبانی) 8% و

مهناز زاهدي (نوه شاه) %2.  

 
اموال شاه را می باید به چهار قسمت تقسیم کنیم: 

1- پولی نقدي که از ایشان به جا مانده بود و براي فامیل و محرمین قابل رؤیت بود که حدود 50 میلیون دلار از آن، بعد فوت شاه وجود

 
داشت و تقسیم شد. 

2- مستغلات که براي نمونه ویلا سورتا در سنت موریس سوییس و زمین هاي اسپانیا بود.  

 
3- جواهراتی که خارج شده بود. 

4- پولی که در تراستی موجود است که در مورد میزان آن شنیده ام ولیکن دقیقاً خبر ندارم؛ طبق شرایط آن تراست، این پول به فردي از
خاندان پهلوي می رسد که به پادشاهی ایران برسد و یا اینکه خاندان پهلوي با هم تصمیم بگیرند که دیگر ادعایی به بازگشت به سلطنت در
ایران ندارند و در آن صورت آن پول طبق شرایط آن تراست میان آن ها تقسیم خواهد شد. (براساس وصیت نامه شاه تمام دارایی هاي
Niversa، توسط شخص شاه به بنیاد هاي (حواله داده شده Me Cottier به استثناي آنچه که به) برداشت شده از بانک سوئیس در ژنو

 
Rukam و Zarima واگذار شده بود.) 

آقاي انصاري همچنین درباره درآمد خانواده پهلوي بعد از فوت شاه نیز می گوید: من در مورد همه افراد خاندان اطلاع دقیقی ندارم. آقاي
رضا پهلوي علاوه بر آنچه از ثروت پدر به ارث برد تا آنجا که من می دانم از سعودي و سازمان سیا نیز پول دریافت کرد که در برخی مصاحبه

 
ها به آن اشاره کرده بودم. 



- بیشتر بخوانید:  

 
- واگذاري 113 هزارمین سند املاك غصب شده توسط خاندان پهلوي به مردم انتهاي پیام/ 

خبرگزاري میزان: انتشار مطالب و اخبار تحلیلی سایر رسانه هاي داخلی و خارجی لزوماً به معناي تایید محتواي آن نیست و صرفاً جهت
اطلاع کاربران از فضاي رسانه اي منتشر می شود.



افتتاح کارگاه تولید رشته آش و پلو در روستاي فروان شهرستان آرادان

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  843  |  تاریخ: 1400/11/20

 
 

افتتاح کارگاه تولید رشته آش و پلو در روستاي فروان شهرستان
آرادان

به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید استان سمنان/ به مناسبت ایام اله دهه مبارك فجر و در راستاي پشتیبانی و حمایت از
تولیدات داخلی، کارگاه تولید رشته آش و پلو در روستاي فروان شهرستان آرادان با حضور اخلاقی سرپرست صندوق کارآفرینی امید استان،
بشارت فرماندار شهرستان آرادان، عرب سرهنگی رئیس صندوق شهرستان هاي گرمسار و آرادان، بخشدار، مدیران دستگاه هاي اجرایی

 
شهرستان، شوراي اسلامی، دهیار، اهالی روستا و جمعی از اصحاب رسانه افتتاح گردید. 

شایان ذکر است این طرح از محل تفاهم نامه فی مابین صندوق کارآفرینی امید و بنیاد برکت معرفی و پرداخت شده و تاکنون با دریافت

تسهیلات به مبلغ 4.000.000.000 ریال توانسته بصورت مستقیم براي 8 نفر و بصورت غیر مستقیم براي 5 نفر اشتغال پایدار ایجاد نماید.  
سرپرست صندوق کارآفرینی امید استان در این جلسه ضمن تبریک دهه مبارك فجر و تشکر از حضور مدعوین جلسه اظهار نمود: امروز
شاهد راه اندازي یک واحد صنعتی هستیم که همه افرادي که در آن کار میکنند از اهالی همین روستا هستند و این باعث خرسندي و افتخار

صندوق است.  
وي در ادامه با اشاره به نامگذاري سال تولید، پشتیبانی و مانع زدایی ها و همچنین تفاهم نامه بنیاد برکت، گزارشی از عملکرد صندوق در
پرداخت تسهیلات شهرستان آرادان اعلام نمود و گفت: تاکنون 63 فقره تسهیلات به مبلغ حدود 35.000.000.000 ریال پرداخت شده و تا

 
پایان بهمن ماه 13 فقره دیگر به مبلغ 15.000.000.000 پرداخت میگردد و اشتغالی حدود 85 نفر را میتوانند در برداشته باشند. 

در پایان طرح مذکور با همراهی فرماندار آرادان و مدعوین افتتاح و شروع به کار کرد.  



حضور در مساجد جهت پاسخگویی و تسهیل در مشکلات مردمی

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  844  |  تاریخ: 1400/11/20

حضور در مساجد جهت پاسخگویی و تسهیل در مشکلات مردمی  

به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید استان سمنان/ با عنایت به فرا رسیدن چهل و سومین سالیاد پیروزي نظام جمهوري اسلامی
ایران، اخلاقی سرپرست صندوق کارآفرینی امید استان، ضمن اعلام مکتوب به استانداري، طی دور روز جهت پاسخگویی به سوالات مردمی و

 
رفع مشکلات موجود با حضور در مسجد عابدینیه و مسجد بزرگ مهدیه جوابگوي مراجعین و افراد حاضر بود. 

در این نشست که با رعایت پروتکل هاي بهداشتی و فاصله اجتماعی در فضاي مساجد و محیط پیرامون آن صورت پذیرفت، اخلاقی ضمن
تاکید بر لزوم حضور مسئولین در چنین جلساتی اظهار کرد: این مراسم ها میتواند از فاصله میان مدیران و مردم بکاهد و متقاضیان با

 
کمترین زمان ممکن و بصورت چهره به چهره مسائل و مشکلات روزانه خود را در میان گذاشته و برطرف نمایند. 

سرپرست صندوق کارآفرینی امید استان ضمن دیدار نزدیک با مراجعه کنندگان به بررسی و پیگیري درخواست هاي اعلام شده پرداخت و

 
دستور اقدام لازم طبق قوانین و دستورالعمل هاي صندوق کارآفرینی امید را صادر نمود. 



تجدید میثاق با آرمانهاي امام راحل(ره) و شهداي انقلاب اسلامی

تجدید میثاق با آرمانهاي امام راحل(ره) و شهداي انقلاب اسلامی

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  845  |  تاریخ: 1400/11/20

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان یزد در اولین روز از دهه مبارك فجر با اهداي شاخه گل و قرائت فاتحه به مقام شامخ امام راحل(ره) و

 
شهداي گرانقدر انقلاب اسلامی اداي احترام کرد. 

به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید یزد،در چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی و در اولین روز از دهه مبارك
فجر،شهبازي مدیر صندوق کارآفرینی امید استان به همراه جمعی از مدیران کل دستگاه هاي شوراي هماهنگی تعاون، کار و رفاه اجتماعی با
حضور در گلزار شهداي یزد ضمن غبارروبی و عطرافشانی مزار مطهر شهدا با اهداي شاخه گل و قرائت فاتحه با آرمان هاي بلند شهیدان نظام

مقدس جمهوري اسلامی وامام راحل(ره) تجدید میثاق کرد.



افتتاح بزرگترین کارخانه تولید شیر خشک و کره خاورمیانه با مشارکت بانک
کشاورزي

منبع: اکونا پرسشماره خبر:  846  |  تاریخ: 1400/11/20

با مشارکت 2100 میلیارد ریالی بانک کشاورزي،بزرگترین کارخانه تولید شیرخشک و کره خاورمیانه در شهرستان پیشوا افتتاح و
بهره برداري از آن آغاز شد.

با مشارکت 2100 میلیارد ریالی بانک کشاورزي،بزرگترین کارخانه تولید شیرخشک و کره خاورمیانه در شهرستان پیشوا افتتاح و بهره

 
برداري از آن آغاز شد. 

به گزارش اکونا پرس، به نقل از روابط عمومی بانک کشاورزي ، این
واحد تولیدي در نهمین روز از ایام االله دهه مبارك فجرو با حضور
محمد مخبر معاون اول رییس جمهور، سید امیر حسین مدنی معاون
توسعه روستایی ریاست جمهوري، سید مرتضی بختیاري رییس
کمیته امداد امام خمینی،منصوري استاندار تهران، روح اله خدارحمی
مدیرعامل بانک کشاورزي و شماري دیگر از مسئولان کشوري و

استانی در شهرستان پیشوا افتتاح شد.  

بر اساس این گزارش، واحد تولیدي« شمه شیر»با سرمایه گذاري
3600 میلیارد ریالی در زمینی به مساحت 60 هزار مترمربع و زیربناي 22 هزار و 760 مترمربع احداث شده است که 1350 میلیارد ریال آن
در قالب تسهیلات بانک کشاورزي تأمین و پرداخت شده و 750 میلیارد ریال تسهیلات نیز براي هزینه هاي جاري این طرح مصوب شده

 
است. 

این گزارش می افزاید، با راه اندازي این واحد تولیدي که ظرفیت دریافت روزانه هزار و 200 تن و سالانه 400 هزار تن شیرخام را دارد

 
زنجیره تأمین و جذب 38 هزار تن مواد خام کشاورزي و بیش از 70 مزرعه و دامداري فراهم می شود. 

شایان ذکر است،کارخانه شمه شیر سالانه 3 هزار و 500 تن شیرخشک پرچرب، 26 هزار تن شیرخشک کم چرب، 7 هزار و 500 تن کره
پاستوریزه، 8 هزار و 100 تن خامه، 3 هزار تن شیر تغلیظ شده و 700 تن پودر آب پنیر تولید می کند و با راه اندازي این کارخانه زمینه

اشتغال مستقیم 350 نفر فراهم شده است.



ضرورت ورود دانشگاه   ها به حل مسائل جامعه

منبع: وزارت علوم تحقیقات وشماره خبر:  847  |  تاریخ: 1400/11/20
فناوري

معاون حقوقی و امور مجلس وزارت علوم، تحقیقات و فناوري در دیدار با امام جمعه قزوین، با اشاره به اهمیت حل مشکلات جامعه
توسط نخبگان و دانش آموختگان، گفت: در این مقطع زمانی حساس ضرورت دارد که دانشگاه ها و مراکز آموزش عالی، پژوهشی و

فناوري با عمل به مسئولیت اجتماعی خود به حل مسائل و مشکلات جامعه ورود ...

به گزارش اداره کل روابط عمومی وزارت علوم، دکتر مرتضی
فرخی معاون حقوقی و امور مجلس وزارت علوم، تحقیقات و
فناوري در دیدار با آیت اله عابدینی، نماینده ولی فقیه در
استان و امام جمعه قزوین، با اشاره به اینکه نخبگان و دانش
آموختگان باید دغدغه حل مسائل جامعه را داشته باشند،
افزود: دانشگاه ها و مراکز آموزش عالی، پژوهشی و فناوري باید

به این مبحث به صورت جدي و با تمام توان ورود کنند.  

دکتر فرخی با تاکید بر اینکه اساتید باید براي حل مشکلات
جامعه و صنعت ایده و طرح هاي پژوهشی کاربردي ارائه کنند گفت: با توجه به اینکه در بررسی هاي علمی و پژوهشی پراکنده کاري و تکرار
زیادي وجود دارد سامانه اي ایجاد شده که هر حوزه و سازمان و حتی شخص حقیقی و حقوقی چه در صنعت و چه در جامعه نیاز واقعی خود
را در این سامانه بارگذاري کنند و این نیاز پس از بررسی در کمیته علمی و دانشگاهی همان منطقه به عنوان مأموریت ارسال خواهد شد تا

 
براي رفع آن اقدام کنند که حتماً مورد حمایت مالی و معنوي وزارت علوم قرار خواهد گرفت. 

معاون حقوقی وزیر علوم در ادامه با اشاره به رویکرد جدید وزارت علوم اظهار داشت: پارك هاي علم و فناوري و حوزه هاي مهارتی مورد

 
توجه ویژه قرار خواهند گرفت و ایجاد رشته هاي کاربردي و اشتغال زایی آنها مورد حمایت خواهد بود. 

وي همچنین افزود: در انتصابات وزارت علوم، جوان هاي انقلابی و کاري مورد نظر هستند و نگاه وزیر این است که با همین جوان ها قله هاي

 
علمی و افتخار را فتح خواهیم کرد و با همین نگاه، وزیر علوم از مجلس انقلابی رأي بالایی گرفت و مشغول خدمت هستند. 

دکتر فرخی با بیان اینکه در استان قزوین وجود یکی از بهترین دانشگاه هاي وزارت علوم یک نعمت است گفت: متأسفانه دانشگاه بین المللی
امام خمینی (ره) با برنامه هاي پیش بینی شده و ایده آل خود فاصله دارد که امیدواریم با کمک بدنه انقلابی و حمایت هاي مسئولان استان

 
در ریل اصلی خود که همان بین المللی شدن بود قرار گیرد و به جایگاه مطلوب خود برسد. 

دانشگاه بین المللی امام خمینی (ره) باید به محور دانشگاهی براي مقاومت اسلامی تبدیل شود آیت االله عابدینی، امام جمعه قزوین نیز بیان
داشت: دانشگاه بین المللی امام خمینی (ره) باید به محور دانشگاهی براي مقاومت اسلامی تبدیل شود و یکی از پایگاه هاي نظام و جمهوري

اسلامی براي این هدف است.  

امام جمعه قزوین گفت: دانشگاه بین المللی امام خمینی (ره) مرکزي براي تربیت نیروي مقاومت اسلامی است و براي این منظور ایجاد شده



و انتظار داریم همه دست به دست هم این جنبه دانشگاه را تقویت کنیم و دانشگاه در این مسیر حرکت مؤثري داشته باشد و به اهداف عالی

خود برسد.  

وي اظهار داشت: اهمیت تلاقی همکاري بین دانشگاه و صنعت امري مهم است ولی در عمل این مهم حس نمی شود و امیدواریم به همت

 
شما و جوان هاي غیرتمند واقعیت میدانی پیدا کند. 

امام جمعه قزوین گفت: این نگاه که دانشگاه ها مأمور خدا براي رفع مشکلات و معظلات مردم هستند بسیار مهم است و تهذیب، اخلاق و
معرفت دانشجویان باید به سمت خدایی شدن برود و دانستن اینکه خدا نقش اصلی را در زندگی و پژوهش هاي علمی دارد می تواند او را به

موفقیت و پیشرفت برساند و متأسفانه جاي این معنا در دانشگاه ها خالی است و باید پررنگ شود.  

وي با اشاره به اینکه در روایات آمده است که اگر نیازمان را شناسایی کنیم نصف راه را پیموده ایم و با تلاش و علم به نیمه دیگر که همان
حل مسئله و رفع نیاز است خواهیم رسید ادامه داد: نیاز سنجی یکی از مهمترین بخش مأموریت هاي دانشگاه ها خواهد بود و علم نافع و

 
علمی که بتوان از آن استفاده بهینه کرد یکی از بهترین چیزهایی است که باید به آن توجه شود که اگر چنین نشود بسیار خطرناك است. 

آیت االله عابدینی بیان داشت: اگر قصد و هدف در دانشگاه ها مشخص شود حتماً نتایج خوبی خواهد داشت و در وقت و ثروت اسراف نمی
شود و دانشگاه ها باید هوشمندانه و با قصد عمل اقدام کنند.



نمایشگاه ملی فرصت هاي سرمایه گذاري فناورانه به همت فن بازار ملی ایران از

تاریخ 18 الی 21 بهمن ماه 1400 در محل نمایشگاه هاي بین المللی کاسپین زنجان
برگزار می گردد

منبع: روزنامه کسب و کارشماره خبر:  848  |  تاریخ: 1400/11/20

این نمایشگاه با حضور سرمایه گذاران ، فناوران ( شرکت هاي دانش بنیان و فناور ) ، صنایع و نهادهاي حامی و پشتیبان سرمایه
گذاري و با مشارکت استانهاي زنجان ، قزوین ، همدان ، آذربایجان غربی ، آذربایجان شرقی و تهران و با هدف بهم رسانی و تبادل

فناوري و جذب سرمایه برگزار می شود. ... The post نمایشگاه ملی ...

این نمایشگاه با حضور سرمایه گذاران ، فناوران ( شرکت هاي دانش بنیان و فناور ) ، صنایع و نهادهاي حامی و پشتیبان سرمایه
گذاري و با مشارکت استانهاي زنجان ، قزوین ، همدان ، آذربایجان غربی ، آذربایجان شرقی و تهران و با هدف بهم رسانی و تبادل فناوري و

 
جذب سرمایه برگزار می شود. 

 
 

در مراسم افتتاحیه این نمایشگاه آقاي دکتر قاسملو معاون اقتصادي استانداري زنجان عنوان داشت دستیابی به رشد اقتصادي از طریق
افزایش بهره وري حاصل می شود و این مهم با افزایش ضریب نفوذ تکنولوژي و فناوري امکان پذیر است که در نتیجه توسعه سرمایه گذاري

فناورانه حاصل خواهد شد .  

 
 

حضور مرکز نوآوري نکسترا در نمایشگاه ملی فرصت هاي سرمایه گذاري فناورانه  

مرکز نوآوري نکسترا به عنوان عضوي از اکوسیستم نوآوري و فناوري در این نمایشگاه به مدت سه روز حضور دارد. مرکز نوآوري نکسترا به



عنوان یک شتابدهنده و استارتاپ استودیو تخصصی در حوزه هاي شهرهوشمند، اینترنت اشیاء، امنیت سایبري، مخابرات و بلاکچین در محل

 
پردیس فنی دانشگاه تهران در شهر تهران فعالیت می کند. 

  

آکادمی کسب و کار تغییر، به عنوان همکار کلیدي نکسترا و به نمایندگی این مجموعه در نمایشگاه ملی فرصت هاي سرمایه گذاري فناورانه

در محل زنجان حضور پیدا کرد.  

در حاشیه نمایشگاه چندین پنل با عناوین فرصت ها و چالش هاي سرمایه گذاري باحضور فعالان اکوسیستم کارآفرینی کشور برگزار شد و

سید علی احمدي به نمایندگی از مرکز نوآوري نکسترا به انتقال تجربه در این حوزه پرداخت.  

 
 

لازم به ذکر است بازدید از این نمایشگاه از ساعت 16 الی 21  براي عموم با رعایت پروتکل هاي بهداشتی آزاد است و مرکز نوآوري نکسترا
افتخار دارد با حضور در این نمایشگاه و شناسایی ایده هاي نوآورانه و فناورانه، گامی در جهت اعطاي تسهیلات و سرمایه گذاري در این حوزه

 
بردارد. 

منتظر دیدارتان در محل نمایشگاه هاي بین المللی کاسپین زنجان غرفه 14 هستیم.



هدف از برپایی نمایشگاه هاي دست سازه هاي هنري، معرفی هنر دانش آموزان

است

منبع: پاناشماره خبر:  849  |  تاریخ: 1400/11/20

پردیس (پانا) - مدیر دبستان دخترانه عطر کوثر شهرستان پردیس با اشاره به هدف برپایی نمایشگاه هاي دست سازه هاي هنري
دانش آموزي گفت: هدف از برپایی این غرفه ها معرفی هنر دانش آموزان هنرمند و ایجاد انگیزه براي آنان و صرف سود حاصل از

فروش محصولات براي امور خیریه است.

پردیس (پانا) - مدیر دبستان دخترانه عطر کوثر شهرستان
پردیس با اشاره به هدف برپایی نمایشگاه هاي دست سازه هاي
هنري دانش آموزي گفت: هدف از برپایی این غرفه ها معرفی
هنر دانش آموزان هنرمند و ایجاد انگیزه براي آنان و صرف

سود حاصل از فروش محصولات براي امور خیریه است.  

مریم محمدي با اشاره به فرا رسیدن ایام االله دهه فجر و جشن
پیروزي انقلاب اسلامی اظهار کرد: گروه پرورشی دبستان

دخترانه عطر کوثر شهرستان پردیس به همین مناسبت درصدد برآمد تا نمایشگاهی با دست سازه هاي هنري دانش آموزان برگزار کند که

 
خوشبختانه با استقبال خوبی نیز مواجه شد. 

وي در رابطه با آثاري که در این نمایشگاه قرار گرفت، تصریح کرد: دانش آموزان بخصوص پایه ششم آثار زیبایی را جهت ارائه به نمایشگاه

 
آماده کردند که به همت همکاران توانستیم نمایشگاهی جذاب و تأثیرگذاري را برپا کنیم. 

مدیر دبستان دخترانه عطر کوثر پردیس افزود: این نمایشگاه مورد استقبال بازدیدکنندگان زیادي قرار گرفت که این یادگار شیرینی براي ما

 
بزرگ ترها بود و توانست آموزه هاي عملی براي نسل سوم انقلاب شود. 

محمدي با اشاره به اینکه این نمایشگاه مورد توجه معاون پرورشی شهرستان قرار گرفت، تصریح کرد: در این نمایشگاه غرفه هاي کارآفرینی
دانش آموزان نیز قرار داشت که خوش درخشید و مورد توجه بازدیدکنندگان به خصوص معاون پرورشی و تربیت بدنی شهرستان پردیس قرار

 
گرفت. 

خبرنگار دانش آموز: نرگس اسماعیلی سراجی  

نمایشگاه آثار دست ساز شهرستان پردیس



دکتر مخبر: با اتکا به مردم و ظرفیت هاي خدادادي، براي هر مشکل در کشور

چندین راه حل وجود دارد

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  850  |  تاریخ: 1400/11/20

با حضور معاون اول رییس جمهور 6578 طرح و پروژه عمرانی و اشتغال زایی روستایی سراسر کشور با اعتباري بالغ بر 124 هزار
میلیارد ریال در 6982 روستا مورد بهر...

با حضور معاون اول رییس جمهور 6578 طرح و پروژه عمرانی و اشتغال زایی روستایی سراسر کشور با اعتباري بالغ بر 124 هزار میلیارد

ریال در 6982 روستا مورد بهره برداري قرار گرفت.  

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت، دکتر محمد مخبر صبح امروز(چهارشنبه) با حضور در شهرستان پیشوا ضمن افتتاح یک کارخانه کشت
و صنعت و دامپروري، به طور همزمان و متمرکز و طی ارتباط ویدئوکنفرانس با استانداران و مدیران تمام استان ها 6578 طرح عمرانی و

 
اشتغالزایی روستایی را در سراسر کشور مورد بهره برداري قرار داد. 

معاون اول رییس جمهور همچنین در آیین افتتاح این طرح ها با گرامیداشت یاد و خاطره امام خمینی(ره) و شهداي انقلاب اسلامی، ایام
دهه فجر را تبریک گفت و با اشاره به نقش شهرستان پیشوا و ورامین در پیروزي انقلاب اسلامی اظهار داشت: یکی از مناطقی که مردم آن
نقش موثر و مهمی در پیروزي انقلاب اسلامی داشتند همین سرزمین است و کمتر کسی پیدا می شود که پیشوا و ورامین را نشناسد و قدر

 
شهداي 15 خرداد را نداند. 

وي با یادآوري اعلام تعطیلی روز 15 خرداد از سوي امام خمینی(ره) گفت: امام راحل در کمتر مناسبتی این گونه با قاطعیت یک روز را براي
همیشه تعطیل اعلام کردند که این نشان از توجه ویژه امام(ره) به عظمت شهداي 15 خرداد دارد و عجیب است که خود امام خمینی(ره) نیز

در همین ایام 15 خرداد از بین مردم پر کشید و به ملکوت اعلا پیوست.  

دکتر مخبر، امام خمینی(ره) را شخصیتی بزرگ و با ویژگی ها و امتیازات منحصر بفرد توصیف و تصریح کرد: امام خمینی(ره) فقیه، فیلسوف،

عارف و مجاهد بود و از ویژگی هاي منحصر بفرد شخصیتی برخوردار بود.  

معاون اول رییس جمهور با اشاره به فرمایش مقام معظم رهبري مبنی بر لزوم نهضت تبیین اظهار داشت: یکی از موضوعاتی که باید نهضت
تبیین در مورد آن فعال شود، مکتب امام خمینی(ره) است که لازم است نظریه ها، دیدگاه ها و مکتب امام راحل و همچنین دیدگاه هاي

مقام معظم رهبري تبیین شود.  

وي هنر به صحنه آوردن مردم در مسائل و مقاطع مختلف را از جمله ویژگی هاي ممتاز امام خمینی(ره ) برشمرد و گفت: البته این ویژگی
در مقام معظم رهبري نیز متبلور است و همانطور که امام خمینی(ره) با اتکا به مردم انقلاب اسلامی را به پیروزي رساند و در دوران دفاع
مقدس، جنگ را اداره کرد، رهبر معظم انقلاب نیز امروز با اتکا به ملت و به صحنه آوردن مردم در تقابل با جهان سلطه کشور را اداره می

 
کنند و خوشبختانه امروز مردم ایران علیرغم وجود برخی مشکلات، از عزتی جامع برخوردار هستند. 

دکتر مخبر افزود: اگرچه مسائلی نظیر مسائل اقتصادي و مشکلات معیشتی در کشور وجود دارد اما دولت سیزدهم با روي کار آمدن و با اتکا

 
بر مردم توانست گره هاي بزرگی را در کشور باز کند. 



معاون اول رییس جمهور با اشاره به اینکه در زمان آغاز به کار دولت سیزدهم مشکلات متعددي در بخش ذخایر کالاهاي اساسی، فروش نفت
و وضعیت معیشتی مردم وجود داشت، گفت: روزانه 700 ـ 800 نفر قربانی ابتلا به کرونا بودند و پول ها و دارایی هاي کشور نیز در
کشورهاي دیگر مسدود شده بود و روند مذاکرات نیز وضعیت خوبی را نداشت اما امروز دولت توانسته مسائلی را حل و فصل کند که کسی

 
تصور نمی کرد در این مدت کوتاه قابل حل باشد. 

وي در ادامه با اشاره به گزارش هاي مدیرعامل کارخانه کشت و صنعت دامپروري، اقدامات صورت گرفته براي راه اندازي این واحد بزرگ
تولیدي آن هم در شرایط تحریم را ارزشمند و مهم توصیف و خاطر نشان کرد: همت و تلاش صورت گرفته براي راه اندازي این کارخانه پیام
و شعار ما می توانیم را به همراه دارد و من چه در مسئولیت قبلی و چه در مسئولیت فعلی که از مشکلات و ظرفیت هاي کشور آگاهی کامل
دارم بر این باور بوده و هستم که با ظرفیت هاي خدادادي و اقداماتی که در 40 سال گذشته در کشور انجام شده، امروز در شرایطی قرار

داریم که براي حل هر مشکل چندین راه حل وجود دارد که اگر به مردم اتکا کنیم این مشکلات قابل حل هستند.  

دکتر مخبر در بخش دیگري از سخنان خود یکی از هدف هاي جدي و حساسیت هاي اساسی امام خمینی(ره) و مقام معظم رهبري را توجه
به محرومین و مناطق محروم برشمرد و اظهار داشت: دولت سیزدهم نیز شعار مردمی بودن و عدالت خواهی را برگزیده است چرا که

 
بزرگترین عدالت، عدالت در معیشت مردم است. 

معاون اول رییس جمهور افزود: روستاهاي کشور از ظرفیت هاي گسترده اي برخوردار هستند که اگر به این ظرفیت ها توجه شود روستاها
که امروز جغرافیاي محرومیت به آنها منتسب شده، به مناطقی تبدیل خواهند شد که کسانی که به دنبال زندگی راحت و سالم و مولد

 
هستند به سمت آنها خواهند رفت. 

امیرحسین مدنی معاون توسعه روستایی و مناطق محروم نیز در این مراسم با اشاره به رویکرد، تاکیدات و نگاه ویژه رییس جمهور و دولت
سیزدهم به روستاها و مناطق محروم کشور تاکید کرد: رونق و پیشرفت روستاها و مناطق کم برخوردار از اولویت هاي دولت است که امروز
شاهد هستیم نزدیک 7000 طرح و پروژه در حدود 7000 روستا در بخش هاي تولیدي، اشتغالزایی، توانمندزایی، زیرساختی، اقتصاد، راه و
آب، انرژي و طرح هاي هادي به بهره برداري می رسد که نقطه عطف و شروعی براي تحول در روستاها و مناطق محروم در دولت سیزدهم

 
است. 

وي با تشریح برنامه هاي معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري در خصوص آبادانی و توسعه بخش روستایی و محروم
کشور ادامه داد: توجه به اقتصاد روستا از رویکردهاي دولت سیزدهم است که طبق برنامه ریزي هاي انجام شده 500 هزار شغل با کمک و
همکاري صندوق کارآفرینی امید و نهادهایی همانند کمیته امداد محقق می شود و همچنین با پیگیري ها و حمایت هاي معاون اول رییس
جمهور در طرح نهضت احیاي واحدهاي اقتصادي نیز 2000 واحد از 4000 واحد تعیین شده به ویژه در صنایع تبدیلی در نواحی روستایی

احیا و به چرخه تولید کشور اضافه می شود.  

مدنی ادامه داد: در زمینه توجه به اقتصاد روستا نیز 500 بازارچه روستایی در شریان هاي مسافرخیز کشور احداث می شود تا محصولات

روستایی ارگانیک در این بازارچه ها در اختیار مردم قرار گیرد.  

معاون توسعه روستایی و مناطق محروم همچنین به برنامه هاي دولت سیزدهم براي ساخت 4 میلیون مسکن طی 4 سال اشاره کرد و ادامه
داد: حداقل 200 هزار واحد مسکونی در سال در روستاهاي کشور ساخته می شود و علاوه بر این مهم در زمینه راه هاي روستایی نیز طبق

 
برنامه ریزي ها سالانه 5000 کیلومتر راه با همکاري سپاه و نهادهاي انقلابی و مردمی ساخته می شود. 

مدنی در خصوص برنامه هاي دولت براي آبرسانی روستاها با تنش آبی بالا تاکید کرد: 10 هزار روستا با مشکل آبی در کشور شناسایی شده



است که عملیات اجرایی حل مشکلات آبرسانی به این روستاها در مراسمی با حضور رییس جمهوري آغاز شده است و انشاءاالله در سال

 
1401 مشکل تنش آبی 3 هزار واحد از این روستاها حل می شود. 

وي درباره برنامه هاي معاونت روستایی و مناطق محروم کشور براي حل معضلات حمل و نقل روستایی افزود: 2000 شریان اصلی بین

 
دهستان ها در مراکز شهري استان ها نیازمند توجه ویژه است که طبق برنامه ریزي سه ساله مشکلات 1500 روستا حل خواهد شد. 

معاون توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري همچنین در تشریح برنامه هاي دولت سیزدهم در زمینه اقدامات حمایتی در
روستاها و بویژه مناطق محروم و کم برخوردار کشور گفت: طبق برنامه ریزي ها و توافقات انجام شده با سازمان بهزیستی، کمیته امداد و
وزارتخانه هاي نیرو و صنعت، معدن و تجارت مقرر شده است تا به 110 هزار واحد خانوار روستایی پنل هاي خورشیدي براي تولید 550

 
مگاوات برق داده شود تا یک منبع درآمدزایی براي بخش هاي محروم کشور باشد. 

وي در خصوص اصلاح ساختارهاي حقوقی و قواعد و مقررات به نفع روستاییان و مناطق محروم کشور تصریح کرد: در این زمینه 20 مسئله
شناسایی شده است که تک تک این مسائل در معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم کشور پیگیري می شود که از مهمترین آنها بحث
معدن است و طبق دستور صریح آیت االله رییسی 15 درصد از حقوق و عوارض دولتی که معدن داران ملزم به پرداخت هستند باید به
روستاهایی تعلق گیرد که معادن در آن بخش ها فعال هستند که طبق پیش بینی ها 6 هزار میلیارد تومان عواید براي روستاییان در پی

 
خواهد داشت. 

مدنی افزود: طبق دستور رییس جمهوري براي روستاهاي زیر 20 خانوار دهیاري و شوراهاي روستا تعلق خواهد گرفت تا این دهستان ها

 
صاحب دهیاري شوند و از منابع و بودجه هاي دولتی براي پیشرفت روستاهاي خود بهره مند گردند. 

وي با اشاره به اهمیت سبد اقتصاد روستا و برنامه ریزي هاي دولت در طرح جامع پیشرفت روستایی ادامه داد: عدم وجود اتاق وضعیت
روستایی یکی از مشکلاتی است که طبق پیگیري ها 5000 روستا دسترسی هاي لازم در این زمینه را ندارند که با کمک سامانه ها و اتاق
وضعیت هوشمند، خدمت دهنده در روستا به خدمات گیرنده متصل می شود و تمام روستاییان از پنجره واحد خدمات روستایی بهره مند

خواهند شد.  

مهندس منصوري استاندار تهران هم در این مراسم با اشاره به سوابق انقلابی و نقش تاریخی مردم ورامین در پیروزي انقلاب اسلامی تاکید
کرد: اینکه نهضت خدمت و توجه به روستاها و مناطق محروم کشور بزرگترین دستاورد دولت سیزدهم در همین چندماه گذشته است و در
همین مدت کوتاه با کمک مقامات محلی در سرتاسر استان تهران کارگاه خدمت رسانی به مردم محروم شکل گرفته است و سیاست هاي

 
دولت در این زمینه با کمک مسئولان و مردم پیگیري می شود. 

استاندار تهران با اشاره به بازار بزرگ مصرف 15 میلیونی در شهر و استان تهران تاکید کرد: نیروهاي مستعد و توانمند اقتصادي در تهران و

 
بویژه شهرهاي اطراف تهران مشغول به کار هستند که سرمایه هاي خود را در راه خدمت به مردم و در امر تولید و صنعت به کار گرفته آمد. 

منصوري همچنین با قدردانی از تلاش هاي معاون اول رئیس جمهور در زمینه احیاي واحد هاي اقتصادي و توجه به امر مهم تولید در کشور

 
ادامه داد: باید این نگاه ویژه در سرتاسر کشور گسترش یابد. 

وي افزود: سهم 22 درصدي استان تهران از کل صنعت کشور بدان معنا است که یک حرکت و اقدام کوچک اقتصادي و تولیدي در این
استان می تواند تحولی بزرگ در اقتصاد کشور بوجود آورد.



مرکز نوآوري تخصصی علوم مهندسی دانشگاه شیراز افتتاح شد

منبع: ایرناشماره خبر:  851  |  تاریخ: 1400/11/20

شیراز-ایرنا-همزمان با چهل وسومین سال پیروزي انقلاب اسلامی و دهه مبارك فجر، مرکز نوآوري تخصصی علوم مهندسی دانشگاه
شیراز راه اندازي شد.

شیراز-ایرنا-همزمان با چهل وسومین سال پیروزي انقلاب
اسلامی و دهه مبارك فجر، مرکز نوآوري تخصصی علوم

 
مهندسی دانشگاه شیراز راه اندازي شد. 

محمد مؤذنی سرپرست دانشگاه شیراز روز چهارشنبه در آیین
افتتاح این مرکز، پس از بازدید از فضاي مرکز نوآوري تخصصی
علوم مهندسی دانشگاه و گفت وگو با تیم هاي فناور و داراي
ایده، ضمن ابراز خرسندي از راه اندازي این مرکز اظهار داشت:
جمهوري اسلامی ایران، از لحاظ داشتن منابع خدادادي اعم از
نیروي انسانی، موقعیت جغرافیایی، منابع زیرزمینی و... جزء

 
کشورهاي تراز اول است. 

وي ادامه داد: با توجه به داشتن این منابع، ما می توانیم جزء ثروتمندترین کشورها باشیم و هموطنانمان از رفاه و آرامش کاملی برخوردار

 
باشند؛ اما مشکلات فعلی، به ویژه مشکلات اقتصادي نشانگر آن است که از ظرفیت هاي کشور به شکل مناسبی استفاده نشده است. 

مؤذنی افزود: براي به فعلیت درآمدن ظرفیت هاي کشور، باید از مسیر علم، دانش و فناوري پیش رفت که زمینه ي آن در چنین مراکزي

 
فراهم می شود. 

سرپرست دانشگاه شیراز افزود: اگر ما براي راه اندازي چنین مراکزي هزینه کنیم، در واقع سرمایه گذاري کرده ایم چراکه در صورتی که
هریک از ایده تیم هاي فناور در آن تحقق پیدا کند، می تواند جبران کننده این هزینه ها باشد. بنابراین حمایت از این مرکز و دیگر واحدهاي

 
فناورانه دانشگاه در اولویت برنامه هاي دانشگاه است. 

سید اسماعیل حسینی، سرپرست مرکز نوآوري تخصصی علوم مهندسی دانشگاه شیراز، هم اظهار کرد: با توجه به تغییرات سریع فناوري هاي
روز و همچنین تغییر مسائل اجتماعی، نیاز به مرکزي که پاسخ متناسب با این تغییرات را از طریق پژوهش، جذب خلاقیت ها و نوآوري ها،

 
توانمندسازي افراد و تیم ها و در نهایت تولید محصول مبتنی بر دانش و پژوهش و عرضه آن به بازار بدهد ضروري به نظر می رسد. 

وي افزود: مرکز نوآوري تخصصی علوم مهندسی دانشگاه شیراز، براي همگام شدن با این تغییرات و به منظور استفاده از ظرفیت دانشجویان و
دانش آموختگان این دانشگاه در رشته هاي مهندسی در پیشبرد اهداف اقتصاد دانش بنیان، حمایت، تقویت و ترویج فرهنگ نوآوري و

کارآفرینی، تأسیس شده است.  

سرپرست مرکز نوآوري تخصصی علوم مهندسی دانشگاه شیراز اضافه کرد: حمایت از شکل گیري چرخه ي ایده تا ثروت یکی از اهداف ایجاد



 
مراکز نوآوري، مراکز رشد و پارك هاي علم و فناوري است. 

وي یادآور شد: مراکز نوآوري به عنوان اولین نقش آفرینان در اکوسیستم شکل گیري و توسعه شرکت هاي نوپا و دانش بنیان، با محوریت
حمایت از کارآفرینان و افراد مستعد و خلاق از طریق ایجاد بسترهاي حمایتی و توانمندساز، سعی در پرورش ایده هاي نو و کاربردي با

رویکردي ثروت آفرین دارند.  

او گفت: دانشگاه شیراز با توجه به جایگاه و ظرفیت هاي منحصر به فرد دانشی خصوصا در حوزه ي علوم مهندسی، با چشم انداز توسعه
نوآوري ها در حوزه هاي مختلف علوم مهندسی ازجمله: برق، کامپیوتر، مکانیک، عمران، مواد، شیمی و... و با هدف حمایت از افراد مستعد و
خلاق، توسعه کسب وکارهاي دانش بنیان و ارائه ي خدمات نوآورانه و تخصصی به نهادهاي سیاست گذاري، دولتی، اقتصادي، صنعتی و

 
فرهنگی، مرکز نوآوري تخصصی علوم مهندسی را ایجاد کرده است. 

حسینی اعلام کرد: اگر مرکز نوآوري تخصصی علوم مهندسی را به صورت یک سیستم ببینیم؛ این سیستم داراي سه دسته ورودي اصلی
است که عبارتند از فرد کارآفرین (صاحب ایده)؛ فرد متخصص (بدون ایده) و تیم همراه با ایده. در این سیستم، حمایت هاي مختلفی حول

 
دو محور اصلی توانمندسازي افراد و پرورش ایده ها انجام می شود. 

او ادامه داد: حمایت هاي مرکز عبارتند از فضاي کار اشتراکی، مشاوره تخصصی، تیم سازي و شبکه سازي، حمایت مالی و ... این سیستم
داراي دو خروجی اصلی است که ایده هایی که پرورش یافته اند و به مرحله ي شتاب دهی و جذب سرمایه گذار رسیده اند افراد متخصصی
که در حوزه کسب وکار توانمند شده اند و دانش و جسارت لازم براي ورود به زنجیره اقتصاد دانش بنیان کسب کرده اند، از خروجی هاي

 
اصلی این سیستم محسوب می شود. 

سرپرست مرکز نوآوري تخصصی علوم مهندسی دانشگاه در ادامه به روند پذیرش در این مرکز پرداخت و گفت: در زمستان 1400 اولین
فراخوان پذیرش اعلام شد و پس از آن طی فرصت دو هفته اي که به تیم ها داده شد حدود 60 نفر (تیم) فرآیندهاي اولیه ثبت نام خود و

 
ثبت طرح و ایده خود را از طریق لینک ثبت نام فراخوان انجام دادند. 

وي بیان کرد: پس از ثبت نام اولیه ي تیم ها از طریق لینک ثبت نام آنلاین مرکز نوآوري مهندسی، کارشناسان مرکز طی مدت زمان حداکثر
یک هفته پس از پایان ثبت نام، صحت اطلاعات افراد متقاضی و طرح آن ها را انجام دادند و به تیم هاي فناور وضعیت طرح آن ها را اعلام
کردند؛ که یا آن ها پذیرفته شده و براي مرحله دوم پذیرش و داوري مستقیم طرح خود هدایت می شوند و یا اینکه به دلیل نقض هر کدام از

شرایط ثبت نام، تیم آن ها رد شده و اجازه فعالیت را نخواهند داشت.  

او ادامه داد: پس از پذیرش اولیه طی جلسه اي طرح ها توسط تیم ها به صورت حضوري ارائه شدند و توسط شوراي داوري مرکز نوآوري
مهندسی و مطابق با مفاد جدول داوري و امتیاز دهی طرح ها داوري شدند. حدود 10 تیم توانستند حداقل امتیاز قبولی را متناسب با جدول

داوري کسب کنند و اجازه استقرار در مرکز نوآوري را داشته و از خدمات و حمایت هاي آن بهره مند شوند.  

محمدحسین شیخی، مدیر پژوهشی دانشگاه شیراز، هم ضمن ابراز خرسندي از راه اندازي این مرکز؛ حمایت از واحدهاي مرکز نوآوري و
فناوري دانشگاه را ازجمله اولویت هاي دانشگاه برشمرد و اظهار داشت: درحال حاضر که متأسفانه شاهد شرایط سخت اقتصادي و همچنین

 
معضل خروج نخبگان از کشور مواجه هستیم. 

وي عنوان داشت: یکی از روش هاي برون رفت از این مشکلات، حرکت به سمت اقتصاد دانش بنیان و حمایت از شرکت هاي دانش بنیان
است که راه اندازي چنین مراکزي به تحقق این اهداف کمک می کند، از همین رو براي انجام وظیفه دانشگاهی و ملی خود، از این راه اندازي

 
و فعالیت این مراکز و شرکت هاي دانش بنیان حمایت می کنیم. 



مرکز نوآوري تخصصی علوم مهندسی دانشگاه شیراز با همکاري مرکز نوآوري و کارآفرینی دانشگاه و مرکز حمایت از فعالیت هاي علمی

 
دانشجویان، از مجموعه معاونت فرهنگی دانشجویی دانشگاه تأسیس شده است. 

ساختمان مرکز نوآوري تخصصی علوم مهندسی دانشگاه شیراز در طبقه سوم دانشکده مهندسی دانشگاه شیراز، واقع در خیابان ملاصدرا

 
است. 

 
برچسب ها 

- دانشگاه شیراز  

 
- مراسم افتتاح 

 
- شیراز 

- فارس  

 
- نوآوري 

 
- دهه فجر 

پروندهٔ خبري  
- فجر انقلاب؛ 43 سال ایستادگی



مشکلات کشور با اتکا به مردم حل خواهد شد

منبع: اکو نیوزشماره خبر:  852  |  تاریخ: 1400/11/20

معاون اول رئیس جمهور گفت: امروز در شرایطی قرار داریم که براي حل هر مشکل چندین راه حل وجود دارد که اگر به مردم اتکا
کنیم این مشکلات قابل حل هستند.

معاون اول رئیس جمهور: مشکلات کشور با اتکا به مردم حل
خواهد شد اقتصاد ایران: معاون اول رئیس جمهور گفت: امروز
در شرایطی قرار داریم که براي حل هر مشکل چندین راه حل
وجود دارد که اگر به مردم اتکا کنیم این مشکلات قابل حل

 
هستند. 

به گزارش خبرگزاري اقتصادایران، محمد مخبر معاون اول
رئیس جمهور صبح امروز (چهارشنبه) با حضور در شهرستان
پیشوا ضمن افتتاح یک کارخانه کشت و صنعت و دامپروري،
به طور همزمان و متمرکز و طی ارتباط ویدئوکنفرانس با
استانداران و مدیران تمام استان ها 6578 طرح عمرانی و

 
اشتغالزایی روستایی را در سراسر کشور مورد بهره برداري قرار داد. 

معاون اول رئیس جمهور همچنین در آئین افتتاح این طرح ها با گرامیداشت یاد و خاطره امام خمینی (ره) و شهداي انقلاب اسلامی، ایام
دهه فجر را تبریک گفت و با اشاره به نقش شهرستان پیشوا و ورامین در پیروزي انقلاب اسلامی اظهار داشت: یکی از مناطقی که مردم آن
نقش مؤثر و مهمی در پیروزي انقلاب اسلامی داشتند همین سرزمین است و کمتر کسی پیدا می شود که پیشوا و ورامین را نشناسد و قدر

شهداي 15 خرداد را نداند.  

وي با یادآوري اعلام تعطیلی روز 15 خرداد از سوي امام خمینی (ره) گفت: امام راحل در کمتر مناسبتی این گونه با قاطعیت یک روز را
براي همیشه تعطیل اعلام کردند که این نشان از توجه ویژه امام (ره) به عظمت شهداي 15 خرداد دارد و عجیب است که خود امام خمینی

(ره) نیز در همین ایام 15 خرداد از بین مردم پر کشید و به ملکوت اعلا پیوست.  

مخبر، امام خمینی (ره) را شخصیتی بزرگ و با ویژگی ها و امتیازات منحصر بفرد توصیف و تصریح کرد: امام خمینی (ره) فقیه، فیلسوف،

عارف و مجاهد بود و از ویژگی هاي منحصر بفرد شخصیتی برخوردار بود.  

وي با اشاره به فرمایش مقام معظم رهبري مبنی بر لزوم نهضت تبیین اظهار داشت: یکی از موضوعاتی که باید نهضت تبیین در مورد آن
فعال شود، مکتب امام خمینی (ره) است که لازم است نظریه ها، دیدگاه ها و مکتب امام راحل و همچنین دیدگاه هاي مقام معظم

 
رهبري تبیین شود. 

معاون اول رئیس جمهور هنر به صحنه آوردن مردم در مسائل و مقاطع مختلف را از جمله ویژگی هاي ممتاز امام خمینی (ره) برشمرد و
گفت: البته این ویژگی در مقام معظم رهبري نیز متبلور است و همانطور که امام خمینی (ره) با اتکا به مردم انقلاب اسلامی را به پیروزي
رساند و در دوران دفاع مقدس، جنگ را اداره کرد، رهبر معظم انقلاب نیز امروز با اتکا به ملت و به صحنه آوردن مردم در تقابل با جهان



 
سلطه کشور را اداره می کنند و خوشبختانه امروز مردم ایران علیرغم وجود برخی مشکلات، از عزتی جامع برخوردار هستند. 

مخبر افزود: اگرچه مسائلی نظیر مسائل اقتصادي و مشکلات معیشتی در کشور وجود دارد اما دولت سیزدهم با روي کار آمدن و با اتکا بر

 
مردم توانست گره هاي بزرگی را در کشور باز کند. 

وي با اشاره به اینکه در زمان آغاز به کار دولت سیزدهم مشکلات متعددي در بخش ذخایر کالاهاي اساسی، فروش نفت و وضعیت معیشتی
مردم وجود داشت، گفت: روزانه 700 800 نفر قربانی ابتلاء به کرونا بودند و پول ها و دارایی هاي کشور نیز در کشورهاي دیگر مسدود شده
بود و روند مذاکرات نیز وضعیت خوبی را نداشت اما امروز دولت توانسته مسائلی را حل و فصل کند که کسی تصور نمی کرد در این مدت

کوتاه قابل حل باشد.  

معاون اول رئیس جمهور در ادامه با اشاره به گزارش هاي مدیرعامل کارخانه کشت و صنعت دامپروري، اقدامات صورت گرفته براي راه اندازي
این واحد بزرگ تولیدي آن هم در شرایط تحریم را ارزشمند و مهم توصیف و خاطر نشان کرد: همت و تلاش صورت گرفته براي راه اندازي
این کارخانه پیام و شعار ما می توانیم را به همراه دارد و من چه در مسئولیت قبلی و چه در مسئولیت فعلی که از مشکلات و ظرفیت هاي
کشور آگاهی کامل دارم بر این باور بوده و هستم که با ظرفیت هاي خدادادي و اقداماتی که در 40 سال گذشته در کشور انجام شده، امروز

 
در شرایطی قرار داریم که براي حل هر مشکل چندین راه حل وجود دارد که اگر به مردم اتکا کنیم این مشکلات قابل حل هستند. 

مخبر در بخش دیگري از سخنان خود یکی از هدف هاي جدي و حساسیت هاي اساسی امام خمینی (ره) و مقام معظم رهبري را توجه به
محرومین و مناطق محروم برشمرد و اظهار داشت: دولت سیزدهم نیز شعار مردمی بودن و عدالت خواهی را برگزیده است چرا که بزرگترین

عدالت، عدالت در معیشت مردم است.  

وي افزود: روستاهاي کشور از ظرفیت هاي گسترده اي برخوردار هستند که اگر به این ظرفیت ها توجه شود روستاها که امروز جغرافیاي
محرومیت به آنها منتسب شده، به مناطقی تبدیل خواهند شد که کسانی که به دنبال زندگی راحت و سالم و مولد هستند به سمت آنها

خواهند رفت.  

امیرحسین مدنی معاون توسعه روستایی و مناطق محروم نیز در این مراسم با اشاره به رویکرد، تأکیدات و نگاه ویژه رئیس جمهور و دولت
سیزدهم به روستاها و مناطق محروم کشور تاکید کرد: رونق و پیشرفت روستاها و مناطق کم برخوردار از اولویت هاي دولت است که امروز
شاهد هستیم نزدیک 7000 طرح و پروژه در حدود 7000 روستا در بخش هاي تولیدي، اشتغالزایی، توانمندزایی، زیرساختی، اقتصاد، راه و
آب، انرژي و طرح هاي هادي به بهره برداري می رسد که نقطه عطف و شروعی براي تحول در روستاها و مناطق محروم در دولت سیزدهم

است.  

وي با تشریح برنامه هاي معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري در خصوص آبادانی و توسعه بخش روستایی و محروم
کشور ادامه داد: توجه به اقتصاد روستا از رویکردهاي دولت سیزدهم است که طبق برنامه ریزي هاي انجام شده 500 هزار شغل با کمک و
همکاري صندوق کارآفرینی امید و نهادهایی همانند کمیته امداد محقق می شود و همچنین با پیگیري ها و حمایت هاي معاون اول رئیس
جمهور در طرح نهضت احیاي واحدهاي اقتصادي نیز 2000 واحد از 4000 واحد تعیین شده به ویژه در صنایع تبدیلی در نواحی روستایی

 
احیا و به چرخه تولید کشور اضافه می شود. 

مدنی ادامه داد: در زمینه توجه به اقتصاد روستا نیز 500 بازارچه روستایی در شریان هاي مسافرخیز کشور احداث می شود تا محصولات

 
روستایی ارگانیک در این بازارچه ها در اختیار مردم قرار گیرد. 

معاون توسعه روستایی و مناطق محروم همچنین به برنامه هاي دولت سیزدهم براي ساخت 4 میلیون مسکن طی 4 سال اشاره کرد و ادامه



داد: حداقل 200 هزار واحد مسکونی در سال در روستاهاي کشور ساخته می شود و علاوه بر این مهم در زمینه راه هاي روستایی نیز طبق

 
برنامه ریزي ها سالانه 5000 کیلومتر راه با همکاري سپاه و نهادهاي انقلابی و مردمی ساخته می شود. 

مدنی در خصوص برنامه هاي دولت براي آبرسانی روستاها با تنش آبی بالا تاکید کرد: 10 هزار روستا با مشکل آبی در کشور شناسایی شده
است که عملیات اجرایی حل مشکلات آبرسانی به این روستاها در مراسمی با حضور رئیس جمهوري آغاز شده است و انشااالله در سال 1401

مشکل تنش آبی 3 هزار واحد از این روستاها حل می شود.  

وي درباره برنامه هاي معاونت روستایی و مناطق محروم کشور براي حل معضلات حمل و نقل روستایی افزود: 2000 شریان اصلی بین

 
دهستان ها در مراکز شهري استان ها نیازمند توجه ویژه است که طبق برنامه ریزي سه ساله مشکلات 1500 روستا حل خواهد شد. 

معاون توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري همچنین در تشریح برنامه هاي دولت سیزدهم در زمینه اقدامات حمایتی در
روستاها و بویژه مناطق محروم و کم برخوردار کشور گفت: طبق برنامه ریزي ها و توافقات انجام شده با سازمان بهزیستی، کمیته امداد و
وزارتخانه هاي نیرو و صنعت، معدن و تجارت مقرر شده است تا به 110 هزار واحد خانوار روستایی پنل هاي خورشیدي براي تولید 550

 
مگاوات برق داده شود تا یک منبع درآمدزایی براي بخش هاي محروم کشور باشد. 

وي در خصوص اصلاح ساختارهاي حقوقی و قواعد و مقررات به نفع روستاییان و مناطق محروم کشور تصریح کرد: در این زمینه 20 مسئله
شناسایی شده است که تک تک این مسائل در معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم کشور پیگیري می شود که از مهمترین آنها بحث
معدن است و طبق دستور صریح آیت االله رئیسی 15 درصد از حقوق و عوارض دولتی که معدن داران ملزم به پرداخت هستند باید به
روستاهایی تعلق گیرد که معادن در آن بخش ها فعال هستند که طبق پیش بینی ها 6 هزار میلیارد تومان عوائد براي روستاییان در پی

خواهد داشت.  

مدنی افزود: طبق دستور رئیس جمهوري براي روستاهاي زیر 20 خانوار دهیاري و شوراهاي روستا تعلق خواهد گرفت تا این دهستان ها

صاحب دهیاري شوند و از منابع و بودجه هاي دولتی براي پیشرفت روستاهاي خود بهره مند گردند.  

وي با اشاره به اهمیت سبد اقتصاد روستا و برنامه ریزي هاي دولت در طرح جامع پیشرفت روستایی ادامه داد: عدم وجود اتاق وضعیت
روستایی یکی از مشکلاتی است که طبق پیگیري ها 5000 روستا دسترسی هاي لازم در این زمینه را ندارند که با کمک سامانه ها و اتاق
وضعیت هوشمند، خدمت دهنده در روستا به خدمات گیرنده متصل می شود و تمام روستاییان از پنجره واحد خدمات روستایی بهره مند

 
خواهند شد. 

منصوري استاندار تهران هم در این مراسم با اشاره به سوابق انقلابی و نقش تاریخی مردم ورامین در پیروزي انقلاب اسلامی تاکید کرد: اینکه
نهضت خدمت و توجه به روستاها و مناطق محروم کشور بزرگترین دستاورد دولت سیزدهم در همین چندماه گذشته است و در همین مدت
کوتاه با کمک مقامات محلی در سرتاسر استان تهران کارگاه خدمت رسانی به مردم محروم شکل گرفته است و سیاست هاي دولت در این

زمینه با کمک مسئولان و مردم پیگیري می شود.  

استاندار تهران با اشاره به بازار بزرگ مصرف 15 میلیونی در شهر و استان تهران تاکید کرد: نیروهاي مستعد و توانمند اقتصادي در تهران و

بویژه شهرهاي اطراف تهران مشغول به کار هستند که سرمایه هاي خود را در راه خدمت به مردم و در امر تولید و صنعت به کار گرفته آمد.  

منصوري همچنین با قدردانی از تلاش هاي معاون اول رئیس جمهور در زمینه احیاي واحدهاي اقتصادي و توجه به امر مهم تولید در کشور

 
ادامه داد: باید این نگاه ویژه در سرتاسر کشور گسترش یابد. 



وي افزود: سهم 22 درصدي استان تهران از کل صنعت کشور بدان معنا است که یک حرکت و اقدام کوچک اقتصادي و تولیدي در این
استان می تواند تحولی بزرگ در اقتصاد کشور بوجود آورد.



مخبر: با اتکا به مردم براي هر مشکل در کشور چندین راه حل وجود دارد

منبع: فصل سیاستشماره خبر:  853  |  تاریخ: 1400/11/20

فصل سیاست - معاون اول رئیس جمهور گفت: امروز در شرایطی قرار داریم که براي حل هر مشکل چندین راه حل وجود دارد که
اگر به مردم اتکا کنیم این مشکلات قابل حل هستند.

فصل سیاست - معاون اول رئیس جمهور گفت: امروز در
شرایطی قرار داریم که براي حل هر مشکل چندین راه حل
وجود دارد که اگر به مردم اتکا کنیم این مشکلات قابل حل

 
هستند. 

به گزارش فصل سیاست ، محمد مخبر معاون اول رئیس
جمهور صبح امروز (چهارشنبه) با حضور در شهرستان پیشوا
ضمن افتتاح یک کارخانه کشت و صنعت و دامپروري، به طور

همزمان و متمرکز و طی ارتباط ویدئوکنفرانس با استانداران و مدیران تمام استان ها 6578 طرح عمرانی و اشتغالزایی روستایی را در سراسر

 
کشور مورد بهره برداري قرار داد. 

معاون اول رئیس جمهور همچنین در آئین افتتاح این طرح ها با گرامیداشت یاد و خاطره امام خمینی (ره) و شهداي انقلاب اسلامی، ایام
دهه فجر را تبریک گفت و با اشاره به نقش شهرستان پیشوا و ورامین در پیروزي انقلاب اسلامی اظهار داشت: یکی از مناطقی که مردم آن
نقش مؤثر و مهمی در پیروزي انقلاب اسلامی داشتند همین سرزمین است و کمتر کسی پیدا می شود که پیشوا و ورامین را نشناسد و قدر

 
شهداي 15 خرداد را نداند. 

وي با یادآوري اعلام تعطیلی روز 15 خرداد از سوي امام خمینی (ره) گفت: امام راحل در کمتر مناسبتی این گونه با قاطعیت یک روز را
براي همیشه تعطیل اعلام کردند که این نشان از توجه ویژه امام (ره) به عظمت شهداي 15 خرداد دارد و عجیب است که خود امام خمینی

 
(ره) نیز در همین ایام 15 خرداد از بین مردم پر کشید و به ملکوت اعلا پیوست. 

مخبر، امام خمینی (ره) را شخصیتی بزرگ و با ویژگی ها و امتیازات منحصر بفرد توصیف و تصریح کرد: امام خمینی (ره) فقیه، فیلسوف،

عارف و مجاهد بود و از ویژگی هاي منحصر بفرد شخصیتی برخوردار بود.  
وي با اشاره به فرمایش مقام معظم رهبري مبنی بر لزوم نهضت تبیین اظهار داشت: یکی از موضوعاتی که باید نهضت تبیین در مورد آن
فعال شود، مکتب امام خمینی (ره) است که لازم است نظریه ها، دیدگاه ها و مکتب امام راحل و همچنین دیدگاه هاي مقام معظم رهبري

تبیین شود.  
معاون اول رئیس جمهور هنر به صحنه آوردن مردم در مسائل و مقاطع مختلف را از جمله ویژگی هاي ممتاز امام خمینی (ره) برشمرد و
گفت: البته این ویژگی در مقام معظم رهبري نیز متبلور است و همانطور که امام خمینی (ره) با اتکا به مردم انقلاب اسلامی را به پیروزي
رساند و در دوران دفاع مقدس، جنگ را اداره کرد، رهبر معظم انقلاب نیز امروز با اتکا به ملت و به صحنه آوردن مردم در تقابل با جهان

 
سلطه کشور را اداره می کنند و خوشبختانه امروز مردم ایران علیرغم وجود برخی مشکلات، از عزتی جامع برخوردار هستند. 

مخبر افزود: اگرچه مسائلی نظیر مسائل اقتصادي و مشکلات معیشتی در کشور وجود دارد اما دولت سیزدهم با روي کار آمدن و با اتکا بر

 
مردم توانست گره هاي بزرگی را در کشور باز کند. 

وي با اشاره به اینکه در زمان آغاز به کار دولت سیزدهم مشکلات متعددي در بخش ذخایر کالاهاي اساسی، فروش نفت و وضعیت معیشتی
مردم وجود داشت، گفت: روزانه 700 800 نفر قربانی ابتلاء به کرونا بودند و پول ها و دارایی هاي کشور نیز در کشورهاي دیگر مسدود شده



بود و روند مذاکرات نیز وضعیت خوبی را نداشت اما امروز دولت توانسته مسائلی را حل و فصل کند که کسی تصور نمی کرد در این مدت

 
کوتاه قابل حل باشد. 

معاون اول رئیس جمهور در ادامه با اشاره به گزارش هاي مدیرعامل کارخانه کشت و صنعت دامپروري، اقدامات صورت گرفته براي راه اندازي
این واحد بزرگ تولیدي آن هم در شرایط تحریم را ارزشمند و مهم توصیف و خاطر نشان کرد: همت و تلاش صورت گرفته براي راه اندازي
این کارخانه پیام و شعار ما می توانیم را به همراه دارد و من چه در مسئولیت قبلی و چه در مسئولیت فعلی که از مشکلات و ظرفیت هاي
کشور آگاهی کامل دارم بر این باور بوده و هستم که با ظرفیت هاي خدادادي و اقداماتی که در 40 سال گذشته در کشور انجام شده، امروز

در شرایطی قرار داریم که براي حل هر مشکل چندین راه حل وجود دارد که اگر به مردم اتکا کنیم این مشکلات قابل حل هستند.  
مخبر در بخش دیگري از سخنان خود یکی از هدف هاي جدي و حساسیت هاي اساسی امام خمینی (ره) و مقام معظم رهبري را توجه به
محرومین و مناطق محروم برشمرد و اظهار داشت: دولت سیزدهم نیز شعار مردمی بودن و عدالت خواهی را برگزیده است چرا که بزرگترین

 
عدالت، عدالت در معیشت مردم است. 

وي افزود: روستاهاي کشور از ظرفیت هاي گسترده اي برخوردار هستند که اگر به این ظرفیت ها توجه شود روستاها که امروز جغرافیاي
محرومیت به آنها منتسب شده، به مناطقی تبدیل خواهند شد که کسانی که به دنبال زندگی راحت و سالم و مولد هستند به سمت آنها

 
خواهند رفت. 

امیرحسین مدنی معاون توسعه روستایی و مناطق محروم نیز در این مراسم با اشاره به رویکرد، تأکیدات و نگاه ویژه رئیس جمهور و دولت
سیزدهم به روستاها و مناطق محروم کشور تاکید کرد: رونق و پیشرفت روستاها و مناطق کم برخوردار از اولویت هاي دولت است که امروز
شاهد هستیم نزدیک 7000 طرح و پروژه در حدود 7000 روستا در بخش هاي تولیدي، اشتغالزایی، توانمندزایی، زیرساختی، اقتصاد، راه و
آب، انرژي و طرح هاي هادي به بهره برداري می رسد که نقطه عطف و شروعی براي تحول در روستاها و مناطق محروم در دولت سیزدهم

 
است. 

وي با تشریح برنامه هاي معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري در خصوص آبادانی و توسعه بخش روستایی و محروم
کشور ادامه داد: توجه به اقتصاد روستا از رویکردهاي دولت سیزدهم است که طبق برنامه ریزي هاي انجام شده 500 هزار شغل با کمک و
همکاري صندوق کارآفرینی امید و نهادهایی همانند کمیته امداد محقق می شود و همچنین با پیگیري ها و حمایت هاي معاون اول رئیس
جمهور در طرح نهضت احیاي واحدهاي اقتصادي نیز 2000 واحد از 4000 واحد تعیین شده به ویژه در صنایع تبدیلی در نواحی روستایی

 
احیا و به چرخه تولید کشور اضافه می شود. 

مدنی ادامه داد: در زمینه توجه به اقتصاد روستا نیز 500 بازارچه روستایی در شریان هاي مسافرخیز کشور احداث می شود تا محصولات

 
روستایی ارگانیک در این بازارچه ها در اختیار مردم قرار گیرد. 

معاون توسعه روستایی و مناطق محروم همچنین به برنامه هاي دولت سیزدهم براي ساخت 4 میلیون مسکن طی 4 سال اشاره کرد و ادامه
داد: حداقل 200 هزار واحد مسکونی در سال در روستاهاي کشور ساخته می شود و علاوه بر این مهم در زمینه راه هاي روستایی نیز طبق

 
برنامه ریزي ها سالانه 5000 کیلومتر راه با همکاري سپاه و نهادهاي انقلابی و مردمی ساخته می شود. 

مدنی در خصوص برنامه هاي دولت براي آبرسانی روستاها با تنش آبی بالا تاکید کرد: 10 هزار روستا با مشکل آبی در کشور شناسایی شده
است که عملیات اجرایی حل مشکلات آبرسانی به این روستاها در مراسمی با حضور رئیس جمهوري آغاز شده است و انشااالله در سال 1401

مشکل تنش آبی 3 هزار واحد از این روستاها حل می شود.  
وي درباره برنامه هاي معاونت روستایی و مناطق محروم کشور براي حل معضلات حمل و نقل روستایی افزود: 2000 شریان اصلی بین

 
دهستان ها در مراکز شهري استان ها نیازمند توجه ویژه است که طبق برنامه ریزي سه ساله مشکلات 1500 روستا حل خواهد شد. 

معاون توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري همچنین در تشریح برنامه هاي دولت سیزدهم در زمینه اقدامات حمایتی در
روستاها و بویژه مناطق محروم و کم برخوردار کشور گفت: طبق برنامه ریزي ها و توافقات انجام شده با سازمان بهزیستی، کمیته امداد و
وزارتخانه هاي نیرو و صنعت، معدن و تجارت مقرر شده است تا به 110 هزار واحد خانوار روستایی پنل هاي خورشیدي براي تولید 550

مگاوات برق داده شود تا یک منبع درآمدزایی براي بخش هاي محروم کشور باشد.  
وي در خصوص اصلاح ساختارهاي حقوقی و قواعد و مقررات به نفع روستاییان و مناطق محروم کشور تصریح کرد: در این زمینه 20 مسئله
شناسایی شده است که تک تک این مسائل در معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم کشور پیگیري می شود که از مهمترین آنها بحث
معدن است و طبق دستور صریح آیت االله رئیسی 15 درصد از حقوق و عوارض دولتی که معدن داران ملزم به پرداخت هستند باید به



روستاهایی تعلق گیرد که معادن در آن بخش ها فعال هستند که طبق پیش بینی ها 6 هزار میلیارد تومان عوائد براي روستاییان در پی

 
خواهد داشت. 

مدنی افزود: طبق دستور رئیس جمهوري براي روستاهاي زیر 20 خانوار دهیاري و شوراهاي روستا تعلق خواهد گرفت تا این دهستان ها

صاحب دهیاري شوند و از منابع و بودجه هاي دولتی براي پیشرفت روستاهاي خود بهره مند گردند.  
وي با اشاره به اهمیت سبد اقتصاد روستا و برنامه ریزي هاي دولت در طرح جامع پیشرفت روستایی ادامه داد: عدم وجود اتاق وضعیت
روستایی یکی از مشکلاتی است که طبق پیگیري ها 5000 روستا دسترسی هاي لازم در این زمینه را ندارند که با کمک سامانه ها و اتاق
وضعیت هوشمند، خدمت دهنده در روستا به خدمات گیرنده متصل می شود و تمام روستاییان از پنجره واحد خدمات روستایی بهره مند

خواهند شد.  
منصوري استاندار تهران هم در این مراسم با اشاره به سوابق انقلابی و نقش تاریخی مردم ورامین در پیروزي انقلاب اسلامی تاکید کرد: اینکه
نهضت خدمت و توجه به روستاها و مناطق محروم کشور بزرگترین دستاورد دولت سیزدهم در همین چندماه گذشته است و در همین مدت
کوتاه با کمک مقامات محلی در سرتاسر استان تهران کارگاه خدمت رسانی به مردم محروم شکل گرفته است و سیاست هاي دولت در این

 
زمینه با کمک مسئولان و مردم پیگیري می شود. 

استاندار تهران با اشاره به بازار بزرگ مصرف 15 میلیونی در شهر و استان تهران تاکید کرد: نیروهاي مستعد و توانمند اقتصادي در تهران و

بویژه شهرهاي اطراف تهران مشغول به کار هستند که سرمایه هاي خود را در راه خدمت به مردم و در امر تولید و صنعت به کار گرفته آمد.  
منصوري همچنین با قدردانی از تلاش هاي معاون اول رئیس جمهور در زمینه احیاي واحدهاي اقتصادي و توجه به امر مهم تولید در کشور

 
ادامه داد: باید این نگاه ویژه در سرتاسر کشور گسترش یابد. 

وي افزود: سهم 22 درصدي استان تهران از کل صنعت کشور بدان معنا است که یک حرکت و اقدام کوچک اقتصادي و تولیدي در این
استان می تواند تحولی بزرگ در اقتصاد کشور بوجود آورد.



دکتر مخبر: با اتکا به مردم و ظرفیت هاي خدادادي، براي هر مشکل در کشور
چندین راه حل وجود دارد

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  854  |  تاریخ: 1400/11/20

با حضور معاون اول رییس جمهور 6578 طرح و پروژه عمرانی و اشتغال زایی روستایی سراسر کشور با اعتباري بالغ بر 124 هزار
میلیارد ریال در 6982 روستا مورد بهره برداري قرار گرفت.

با حضور معاون اول رییس جمهور 6578 طرح و پروژه عمرانی
و اشتغال زایی روستایی سراسر کشور با اعتباري بالغ بر 124
هزار میلیارد ریال در 6982 روستا مورد بهره برداري قرار

گرفت.  

به گزارش ایران آنلاین، دکتر محمد مخبر صبح
امروز(چهارشنبه) با حضور در شهرستان پیشوا ضمن افتتاح
یک کارخانه کشت و صنعت و دامپروري، به طور همزمان و
متمرکز و طی ارتباط ویدئوکنفرانس با استانداران و مدیران
تمام استان ها 6578 طرح عمرانی و اشتغالزایی روستایی را در

 
سراسر کشور مورد بهره برداري قرار داد. 

معاون اول رییس جمهور همچنین در آیین افتتاح این طرح ها با گرامیداشت یاد و خاطره امام خمینی(ره) و شهداي انقلاب اسلامی، ایام
دهه فجر را تبریک گفت و با اشاره به نقش شهرستان پیشوا و ورامین در پیروزي انقلاب اسلامی اظهار داشت: یکی از مناطقی که مردم آن
نقش موثر و مهمی در پیروزي انقلاب اسلامی داشتند همین سرزمین است و کمتر کسی پیدا می شود که پیشوا و ورامین را نشناسد و قدر

 
شهداي 15 خرداد را نداند. 

وي با یادآوري اعلام تعطیلی روز 15 خرداد از سوي امام خمینی(ره) گفت: امام راحل در کمتر مناسبتی این گونه با قاطعیت یک روز را براي
همیشه تعطیل اعلام کردند که این نشان از توجه ویژه امام(ره) به عظمت شهداي 15 خرداد دارد و عجیب است که خود امام خمینی(ره) نیز

 
در همین ایام 15 خرداد از بین مردم پر کشید و به ملکوت اعلا پیوست. 

دکتر مخبر، امام خمینی(ره) را شخصیتی بزرگ و با ویژگی ها و امتیازات منحصر بفرد توصیف و تصریح کرد: امام خمینی(ره) فقیه، فیلسوف،

 
عارف و مجاهد بود و از ویژگی هاي منحصر بفرد شخصیتی برخوردار بود. 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به فرمایش مقام معظم رهبري مبنی بر لزوم نهضت تبیین اظهار داشت: یکی از موضوعاتی که باید نهضت
تبیین در مورد آن فعال شود، مکتب امام خمینی(ره) است که لازم است نظریه ها، دیدگاه ها و مکتب امام راحل و همچنین دیدگاه هاي

مقام معظم رهبري تبیین شود.  

وي هنر به صحنه آوردن مردم در مسائل و مقاطع مختلف را از جمله ویژگی هاي ممتاز امام خمینی(ره ) برشمرد و گفت: البته این ویژگی
در مقام معظم رهبري نیز متبلور است و همانطور که امام خمینی(ره) با اتکا به مردم انقلاب اسلامی را به پیروزي رساند و در دوران دفاع
مقدس، جنگ را اداره کرد، رهبر معظم انقلاب نیز امروز با اتکا به ملت و به صحنه آوردن مردم در تقابل با جهان سلطه کشور را اداره می



 
کنند و خوشبختانه امروز مردم ایران علیرغم وجود برخی مشکلات، از عزتی جامع برخوردار هستند. 

دکتر مخبر افزود: اگرچه مسائلی نظیر مسائل اقتصادي و مشکلات معیشتی در کشور وجود دارد اما دولت سیزدهم با روي کار آمدن و با اتکا

 
بر مردم توانست گره هاي بزرگی را در کشور باز کند. 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به اینکه در زمان آغاز به کار دولت سیزدهم مشکلات متعددي در بخش ذخایر کالاهاي اساسی، فروش نفت
و وضعیت معیشتی مردم وجود داشت، گفت: روزانه 700 ـ 800 نفر قربانی ابتلا به کرونا بودند و پول ها و دارایی هاي کشور نیز در
کشورهاي دیگر مسدود شده بود و روند مذاکرات نیز وضعیت خوبی را نداشت اما امروز دولت توانسته مسائلی را حل و فصل کند که کسی

تصور نمی کرد در این مدت کوتاه قابل حل باشد.  

وي در ادامه با اشاره به گزارش هاي مدیرعامل کارخانه کشت و صنعت دامپروري، اقدامات صورت گرفته براي راه اندازي این واحد بزرگ
تولیدي آن هم در شرایط تحریم را ارزشمند و مهم توصیف و خاطر نشان کرد: همت و تلاش صورت گرفته براي راه اندازي این کارخانه پیام
و شعار ما می توانیم را به همراه دارد و من چه در مسئولیت قبلی و چه در مسئولیت فعلی که از مشکلات و ظرفیت هاي کشور آگاهی کامل
دارم بر این باور بوده و هستم که با ظرفیت هاي خدادادي و اقداماتی که در 40 سال گذشته در کشور انجام شده، امروز در شرایطی قرار

داریم که براي حل هر مشکل چندین راه حل وجود دارد که اگر به مردم اتکا کنیم این مشکلات قابل حل هستند.  

دکتر مخبر در بخش دیگري از سخنان خود یکی از هدف هاي جدي و حساسیت هاي اساسی امام خمینی(ره) و مقام معظم رهبري را توجه
به محرومین و مناطق محروم برشمرد و اظهار داشت: دولت سیزدهم نیز شعار مردمی بودن و عدالت خواهی را برگزیده است چرا که

بزرگترین عدالت، عدالت در معیشت مردم است.  

معاون اول رییس جمهور افزود: روستاهاي کشور از ظرفیت هاي گسترده اي برخوردار هستند که اگر به این ظرفیت ها توجه شود روستاها
که امروز جغرافیاي محرومیت به آنها منتسب شده، به مناطقی تبدیل خواهند شد که کسانی که به دنبال زندگی راحت و سالم و مولد

 
هستند به سمت آنها خواهند رفت. 

امیرحسین مدنی معاون توسعه روستایی و مناطق محروم نیز در این مراسم با اشاره به رویکرد، تاکیدات و نگاه ویژه رییس جمهور و دولت
سیزدهم به روستاها و مناطق محروم کشور تاکید کرد: رونق و پیشرفت روستاها و مناطق کم برخوردار از اولویت هاي دولت است که امروز
شاهد هستیم نزدیک 7000 طرح و پروژه در حدود 7000 روستا در بخش هاي تولیدي، اشتغالزایی، توانمندزایی، زیرساختی، اقتصاد، راه و
آب، انرژي و طرح هاي هادي به بهره برداري می رسد که نقطه عطف و شروعی براي تحول در روستاها و مناطق محروم در دولت سیزدهم

 
است. 

وي با تشریح برنامه هاي معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري در خصوص آبادانی و توسعه بخش روستایی و محروم
کشور ادامه داد: توجه به اقتصاد روستا از رویکردهاي دولت سیزدهم است که طبق برنامه ریزي هاي انجام شده 500 هزار شغل با کمک و
همکاري صندوق کارآفرینی امید و نهادهایی همانند کمیته امداد محقق می شود و همچنین با پیگیري ها و حمایت هاي معاون اول رییس
جمهور در طرح نهضت احیاي واحدهاي اقتصادي نیز 2000 واحد از 4000 واحد تعیین شده به ویژه در صنایع تبدیلی در نواحی روستایی

احیا و به چرخه تولید کشور اضافه می شود.  

مدنی ادامه داد: در زمینه توجه به اقتصاد روستا نیز 500 بازارچه روستایی در شریان هاي مسافرخیز کشور احداث می شود تا محصولات

روستایی ارگانیک در این بازارچه ها در اختیار مردم قرار گیرد.  

معاون توسعه روستایی و مناطق محروم همچنین به برنامه هاي دولت سیزدهم براي ساخت 4 میلیون مسکن طی 4 سال اشاره کرد و ادامه



داد: حداقل 200 هزار واحد مسکونی در سال در روستاهاي کشور ساخته می شود و علاوه بر این مهم در زمینه راه هاي روستایی نیز طبق

برنامه ریزي ها سالانه 5000 کیلومتر راه با همکاري سپاه و نهادهاي انقلابی و مردمی ساخته می شود.  

مدنی در خصوص برنامه هاي دولت براي آبرسانی روستاها با تنش آبی بالا تاکید کرد: 10 هزار روستا با مشکل آبی در کشور شناسایی شده
است که عملیات اجرایی حل مشکلات آبرسانی به این روستاها در مراسمی با حضور رییس جمهوري آغاز شده است و انشاءاالله در سال

1401 مشکل تنش آبی 3 هزار واحد از این روستاها حل می شود.  

وي درباره برنامه هاي معاونت روستایی و مناطق محروم کشور براي حل معضلات حمل و نقل روستایی افزود: 2000 شریان اصلی بین

دهستان ها در مراکز شهري استان ها نیازمند توجه ویژه است که طبق برنامه ریزي سه ساله مشکلات 1500 روستا حل خواهد شد.  

معاون توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري همچنین در تشریح برنامه هاي دولت سیزدهم در زمینه اقدامات حمایتی در
روستاها و بویژه مناطق محروم و کم برخوردار کشور گفت: طبق برنامه ریزي ها و توافقات انجام شده با سازمان بهزیستی، کمیته امداد و
وزارتخانه هاي نیرو و صنعت، معدن و تجارت مقرر شده است تا به 110 هزار واحد خانوار روستایی پنل هاي خورشیدي براي تولید 550

 
مگاوات برق داده شود تا یک منبع درآمدزایی براي بخش هاي محروم کشور باشد. 

وي در خصوص اصلاح ساختارهاي حقوقی و قواعد و مقررات به نفع روستاییان و مناطق محروم کشور تصریح کرد: در این زمینه 20 مسئله
شناسایی شده است که تک تک این مسائل در معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم کشور پیگیري می شود که از مهمترین آنها بحث
معدن است و طبق دستور صریح آیت االله رییسی 15 درصد از حقوق و عوارض دولتی که معدن داران ملزم به پرداخت هستند باید به
روستاهایی تعلق گیرد که معادن در آن بخش ها فعال هستند که طبق پیش بینی ها 6 هزار میلیارد تومان عواید براي روستاییان در پی

 
خواهد داشت. 

مدنی افزود: طبق دستور رییس جمهوري براي روستاهاي زیر 20 خانوار دهیاري و شوراهاي روستا تعلق خواهد گرفت تا این دهستان ها

 
صاحب دهیاري شوند و از منابع و بودجه هاي دولتی براي پیشرفت روستاهاي خود بهره مند گردند. 

وي با اشاره به اهمیت سبد اقتصاد روستا و برنامه ریزي هاي دولت در طرح جامع پیشرفت روستایی ادامه داد: عدم وجود اتاق وضعیت
روستایی یکی از مشکلاتی است که طبق پیگیري ها 5000 روستا دسترسی هاي لازم در این زمینه را ندارند که با کمک سامانه ها و اتاق
وضعیت هوشمند، خدمت دهنده در روستا به خدمات گیرنده متصل می شود و تمام روستاییان از پنجره واحد خدمات روستایی بهره مند

 
خواهند شد. 

مهندس منصوري استاندار تهران هم در این مراسم با اشاره به سوابق انقلابی و نقش تاریخی مردم ورامین در پیروزي انقلاب اسلامی تاکید
کرد: اینکه نهضت خدمت و توجه به روستاها و مناطق محروم کشور بزرگترین دستاورد دولت سیزدهم در همین چندماه گذشته است و در
همین مدت کوتاه با کمک مقامات محلی در سرتاسر استان تهران کارگاه خدمت رسانی به مردم محروم شکل گرفته است و سیاست هاي

 
دولت در این زمینه با کمک مسئولان و مردم پیگیري می شود. 

استاندار تهران با اشاره به بازار بزرگ مصرف 15 میلیونی در شهر و استان تهران تاکید کرد: نیروهاي مستعد و توانمند اقتصادي در تهران و

بویژه شهرهاي اطراف تهران مشغول به کار هستند که سرمایه هاي خود را در راه خدمت به مردم و در امر تولید و صنعت به کار گرفته آمد.  

منصوري همچنین با قدردانی از تلاش هاي معاون اول رئیس جمهور در زمینه احیاي واحد هاي اقتصادي و توجه به امر مهم تولید در کشور

ادامه داد: باید این نگاه ویژه در سرتاسر کشور گسترش یابد.  



وي افزود: سهم 22 درصدي استان تهران از کل صنعت کشور بدان معنا است که یک حرکت و اقدام کوچک اقتصادي و تولیدي در این

استان می تواند تحولی بزرگ در اقتصاد کشور بوجود آورد.  

/انتهاي پیام



مخبر: با اتکا به مردم براي هر مشکل در کشور چندین راه حل وجود دارد

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  855  |  تاریخ: 1400/11/20

معاون اول رئیس جمهور گفت: امروز در شرایطی قرار داریم که براي حل هر مشکل چندین راه حل وجود دارد که اگر به مردم اتکا
کنیم این مشکلات قابل حل هستند.

معاون اول رئیس جمهور گفت: امروز در شرایطی قرار داریم که
براي حل هر مشکل چندین راه حل وجود دارد که اگر به مردم

اتکا کنیم این مشکلات قابل حل هستند.  

به گزارش خبرگزاري مهر، محمد مخبر معاون اول رئیس
جمهور صبح امروز (چهارشنبه) با حضور در شهرستان پیشوا
ضمن افتتاح یک کارخانه کشت و صنعت و دامپروري، به طور
همزمان و متمرکز و طی ارتباط ویدئوکنفرانس با استانداران و
مدیران تمام استان ها 6578 طرح عمرانی و اشتغالزایی

روستایی را در سراسر کشور مورد بهره برداري قرار داد.  

معاون اول رئیس جمهور همچنین در آئین افتتاح این طرح ها با گرامیداشت یاد و خاطره امام خمینی (ره) و شهداي انقلاب اسلامی، ایام
دهه فجر را تبریک گفت و با اشاره به نقش شهرستان پیشوا و ورامین در پیروزي انقلاب اسلامی اظهار داشت: یکی از مناطقی که مردم آن
نقش مؤثر و مهمی در پیروزي انقلاب اسلامی داشتند همین سرزمین است و کمتر کسی پیدا می شود که پیشوا و ورامین را نشناسد و قدر

 
شهداي 15 خرداد را نداند. 

وي با یادآوري اعلام تعطیلی روز 15 خرداد از سوي امام خمینی (ره) گفت: امام راحل در کمتر مناسبتی این گونه با قاطعیت یک روز را
براي همیشه تعطیل اعلام کردند که این نشان از توجه ویژه امام (ره) به عظمت شهداي 15 خرداد دارد و عجیب است که خود امام خمینی

 
(ره) نیز در همین ایام 15 خرداد از بین مردم پر کشید و به ملکوت اعلا پیوست. 

مخبر، امام خمینی (ره) را شخصیتی بزرگ و با ویژگی ها و امتیازات منحصر بفرد توصیف و تصریح کرد: امام خمینی (ره) فقیه، فیلسوف،

 
عارف و مجاهد بود و از ویژگی هاي منحصر بفرد شخصیتی برخوردار بود. 

وي با اشاره به فرمایش مقام معظم رهبري مبنی بر لزوم نهضت تبیین اظهار داشت: یکی از موضوعاتی که باید نهضت تبیین در مورد آن
فعال شود، مکتب امام خمینی (ره) است که لازم است نظریه ها، دیدگاه ها و مکتب امام راحل و همچنین دیدگاه هاي مقام معظم رهبري

تبیین شود.  

معاون اول رئیس جمهور هنر به صحنه آوردن مردم در مسائل و مقاطع مختلف را از جمله ویژگی هاي ممتاز امام خمینی (ره) برشمرد و
گفت: البته این ویژگی در مقام معظم رهبري نیز متبلور است و همانطور که امام خمینی (ره) با اتکا به مردم انقلاب اسلامی را به پیروزي
رساند و در دوران دفاع مقدس، جنگ را اداره کرد، رهبر معظم انقلاب نیز امروز با اتکا به ملت و به صحنه آوردن مردم در تقابل با جهان

 
سلطه کشور را اداره می کنند و خوشبختانه امروز مردم ایران علیرغم وجود برخی مشکلات، از عزتی جامع برخوردار هستند. 



مخبر افزود: اگرچه مسائلی نظیر مسائل اقتصادي و مشکلات معیشتی در کشور وجود دارد اما دولت سیزدهم با روي کار آمدن و با اتکا بر

 
مردم توانست گره هاي بزرگی را در کشور باز کند. 

وي با اشاره به اینکه در زمان آغاز به کار دولت سیزدهم مشکلات متعددي در بخش ذخایر کالاهاي اساسی، فروش نفت و وضعیت معیشتی
مردم وجود داشت، گفت: روزانه 700 800 نفر قربانی ابتلاء به کرونا بودند و پول ها و دارایی هاي کشور نیز در کشورهاي دیگر مسدود شده
بود و روند مذاکرات نیز وضعیت خوبی را نداشت اما امروز دولت توانسته مسائلی را حل و فصل کند که کسی تصور نمی کرد در این مدت

 
کوتاه قابل حل باشد. 

معاون اول رئیس جمهور در ادامه با اشاره به گزارش هاي مدیرعامل کارخانه کشت و صنعت دامپروري، اقدامات صورت گرفته براي راه اندازي
این واحد بزرگ تولیدي آن هم در شرایط تحریم را ارزشمند و مهم توصیف و خاطر نشان کرد: همت و تلاش صورت گرفته براي راه اندازي
این کارخانه پیام و شعار ما می توانیم را به همراه دارد و من چه در مسئولیت قبلی و چه در مسئولیت فعلی که از مشکلات و ظرفیت هاي
کشور آگاهی کامل دارم بر این باور بوده و هستم که با ظرفیت هاي خدادادي و اقداماتی که در 40 سال گذشته در کشور انجام شده، امروز

در شرایطی قرار داریم که براي حل هر مشکل چندین راه حل وجود دارد که اگر به مردم اتکا کنیم این مشکلات قابل حل هستند.  

مخبر در بخش دیگري از سخنان خود یکی از هدف هاي جدي و حساسیت هاي اساسی امام خمینی (ره) و مقام معظم رهبري را توجه به
محرومین و مناطق محروم برشمرد و اظهار داشت: دولت سیزدهم نیز شعار مردمی بودن و عدالت خواهی را برگزیده است چرا که بزرگترین

 
عدالت، عدالت در معیشت مردم است. 

وي افزود: روستاهاي کشور از ظرفیت هاي گسترده اي برخوردار هستند که اگر به این ظرفیت ها توجه شود روستاها که امروز جغرافیاي
محرومیت به آنها منتسب شده، به مناطقی تبدیل خواهند شد که کسانی که به دنبال زندگی راحت و سالم و مولد هستند به سمت آنها

 
خواهند رفت. 

امیرحسین مدنی معاون توسعه روستایی و مناطق محروم نیز در این مراسم با اشاره به رویکرد، تأکیدات و نگاه ویژه رئیس جمهور و دولت
سیزدهم به روستاها و مناطق محروم کشور تاکید کرد: رونق و پیشرفت روستاها و مناطق کم برخوردار از اولویت هاي دولت است که امروز
شاهد هستیم نزدیک 7000 طرح و پروژه در حدود 7000 روستا در بخش هاي تولیدي، اشتغالزایی، توانمندزایی، زیرساختی، اقتصاد، راه و
آب، انرژي و طرح هاي هادي به بهره برداري می رسد که نقطه عطف و شروعی براي تحول در روستاها و مناطق محروم در دولت سیزدهم

 
است. 

وي با تشریح برنامه هاي معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري در خصوص آبادانی و توسعه بخش روستایی و محروم
کشور ادامه داد: توجه به اقتصاد روستا از رویکردهاي دولت سیزدهم است که طبق برنامه ریزي هاي انجام شده 500 هزار شغل با کمک و
همکاري صندوق کارآفرینی امید و نهادهایی همانند کمیته امداد محقق می شود و همچنین با پیگیري ها و حمایت هاي معاون اول رئیس
جمهور در طرح نهضت احیاي واحدهاي اقتصادي نیز 2000 واحد از 4000 واحد تعیین شده به ویژه در صنایع تبدیلی در نواحی روستایی

احیا و به چرخه تولید کشور اضافه می شود.  

مدنی ادامه داد: در زمینه توجه به اقتصاد روستا نیز 500 بازارچه روستایی در شریان هاي مسافرخیز کشور احداث می شود تا محصولات

روستایی ارگانیک در این بازارچه ها در اختیار مردم قرار گیرد.  

معاون توسعه روستایی و مناطق محروم همچنین به برنامه هاي دولت سیزدهم براي ساخت 4 میلیون مسکن طی 4 سال اشاره کرد و ادامه
داد: حداقل 200 هزار واحد مسکونی در سال در روستاهاي کشور ساخته می شود و علاوه بر این مهم در زمینه راه هاي روستایی نیز طبق

برنامه ریزي ها سالانه 5000 کیلومتر راه با همکاري سپاه و نهادهاي انقلابی و مردمی ساخته می شود.  



مدنی در خصوص برنامه هاي دولت براي آبرسانی روستاها با تنش آبی بالا تاکید کرد: 10 هزار روستا با مشکل آبی در کشور شناسایی شده
است که عملیات اجرایی حل مشکلات آبرسانی به این روستاها در مراسمی با حضور رئیس جمهوري آغاز شده است و انشااالله در سال 1401

 
مشکل تنش آبی 3 هزار واحد از این روستاها حل می شود. 

وي درباره برنامه هاي معاونت روستایی و مناطق محروم کشور براي حل معضلات حمل و نقل روستایی افزود: 2000 شریان اصلی بین

دهستان ها در مراکز شهري استان ها نیازمند توجه ویژه است که طبق برنامه ریزي سه ساله مشکلات 1500 روستا حل خواهد شد.  

معاون توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري همچنین در تشریح برنامه هاي دولت سیزدهم در زمینه اقدامات حمایتی در
روستاها و بویژه مناطق محروم و کم برخوردار کشور گفت: طبق برنامه ریزي ها و توافقات انجام شده با سازمان بهزیستی، کمیته امداد و
وزارتخانه هاي نیرو و صنعت، معدن و تجارت مقرر شده است تا به 110 هزار واحد خانوار روستایی پنل هاي خورشیدي براي تولید 550

 
مگاوات برق داده شود تا یک منبع درآمدزایی براي بخش هاي محروم کشور باشد. 

وي در خصوص اصلاح ساختارهاي حقوقی و قواعد و مقررات به نفع روستاییان و مناطق محروم کشور تصریح کرد: در این زمینه 20 مسئله
شناسایی شده است که تک تک این مسائل در معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم کشور پیگیري می شود که از مهمترین آنها بحث
معدن است و طبق دستور صریح آیت االله رئیسی 15 درصد از حقوق و عوارض دولتی که معدن داران ملزم به پرداخت هستند باید به
روستاهایی تعلق گیرد که معادن در آن بخش ها فعال هستند که طبق پیش بینی ها 6 هزار میلیارد تومان عوائد براي روستاییان در پی

 
خواهد داشت. 

مدنی افزود: طبق دستور رئیس جمهوري براي روستاهاي زیر 20 خانوار دهیاري و شوراهاي روستا تعلق خواهد گرفت تا این دهستان ها

 
صاحب دهیاري شوند و از منابع و بودجه هاي دولتی براي پیشرفت روستاهاي خود بهره مند گردند. 

وي با اشاره به اهمیت سبد اقتصاد روستا و برنامه ریزي هاي دولت در طرح جامع پیشرفت روستایی ادامه داد: عدم وجود اتاق وضعیت
روستایی یکی از مشکلاتی است که طبق پیگیري ها 5000 روستا دسترسی هاي لازم در این زمینه را ندارند که با کمک سامانه ها و اتاق
وضعیت هوشمند، خدمت دهنده در روستا به خدمات گیرنده متصل می شود و تمام روستاییان از پنجره واحد خدمات روستایی بهره مند

 
خواهند شد. 

منصوري استاندار تهران هم در این مراسم با اشاره به سوابق انقلابی و نقش تاریخی مردم ورامین در پیروزي انقلاب اسلامی تاکید کرد: اینکه
نهضت خدمت و توجه به روستاها و مناطق محروم کشور بزرگترین دستاورد دولت سیزدهم در همین چندماه گذشته است و در همین مدت
کوتاه با کمک مقامات محلی در سرتاسر استان تهران کارگاه خدمت رسانی به مردم محروم شکل گرفته است و سیاست هاي دولت در این

 
زمینه با کمک مسئولان و مردم پیگیري می شود. 

استاندار تهران با اشاره به بازار بزرگ مصرف 15 میلیونی در شهر و استان تهران تاکید کرد: نیروهاي مستعد و توانمند اقتصادي در تهران و

 
بویژه شهرهاي اطراف تهران مشغول به کار هستند که سرمایه هاي خود را در راه خدمت به مردم و در امر تولید و صنعت به کار گرفته آمد. 

منصوري همچنین با قدردانی از تلاش هاي معاون اول رئیس جمهور در زمینه احیاي واحدهاي اقتصادي و توجه به امر مهم تولید در کشور

ادامه داد: باید این نگاه ویژه در سرتاسر کشور گسترش یابد.  

وي افزود: سهم 22 درصدي استان تهران از کل صنعت کشور بدان معنا است که یک حرکت و اقدام کوچک اقتصادي و تولیدي در این
استان می تواند تحولی بزرگ در اقتصاد کشور بوجود آورد.




